
År 2001 den 13. og 14. mai holdt Norges Skytterstyre møte på Refsnes Hotell, Jeløya 
 
Til stede: Lars Stenerud, Marvin Amundsgård, Halvard Eri, Alf Tobiassen, Olav K. Vaaje, 
Henning Westerås, Martin Stav og Odd Frøise Tangen 
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund, Asbjørn Lien og Terje Vestvik 
 
 
Sak 39/2001 . Tingsak: Budsjettsøknad for offentlige midler år 2003 
 
I ”ØKONOMISK REGLEMENT FOR STATEN ” fastsatt ved kongelig resolusjon av  
26. januar 1996, og gjennom ”FUNKSJONELLE KRAV TIL ØKONOMIFORVALTNING I 
STATEN” gitt av Finansdepartementet 24. oktober 1999 er det fastlagt nye kriterier for 
driftsstøtte over forsvarsbudsjettet kap.1719 post 71: 
Den overordnede målsettingen for organisasjoner som mottar driftsstøtte, er å styrke 
forsvarsviljen- og eller evnen hos det norske folk og å være nyttig for totalforsvaret. 
Opplysningsorganisasjonene som mottar driftsstøtte må ha som mål å styrke 
folkeopplysningen gjennom informasjon og holdningsskapende arbeid. Det legges vekt på at 
informasjonen skal representere et mangfold. 
Øvrige organisasjoner skal bidra til økt interesse for rekruttering til Forsvaret, samt bidra til å 
opprettholde Forsvarets evne og vilje til å utføre sine oppgaver så vel som folkets 
forsvarsmotivasjon. 
Internasjonal fredsbevarende og fredsbyggende aktiviteter vektlegges. 
Forsvarsdepartementet vil prioritere å gi støtte til organisasjoner som når et størst mulig 
publikum. Fordi departementet gir driftsstøtte, og i liten grad stiller spesifikke krav til 
hvordan organisasjonens oppgaver løses og målsettinger nås, er det viktig at målgruppene 
oppfyller visse krav: 
• Organisasjonene må, i tillegg til å oppfylle øvrige kriterier for støtte, være landsdekkende. 
• Hovedsammenslutninger av organisasjoner bør prioriteres. 
• Organisasjonene må ikke vedkjenne seg politikk som strider mot norsk lov. 
• Organisasjonene må ikke ha en formålsparagraf som motarbeider den sikkerhets- og 

forsvarspolitikk som Stortinget har vedtatt. 
• Organisasjonene bør ikke ha som hovedoppgave å fremme sine medlemmers ve og vel. 
  
Det frivillige Skyttervesen har sine grunnregler gitt av Stortinget. Formålsparagrafen har stått 
uforandret i mer enn 100 år, men passer svært godt til de kriterier som departementet har gitt 
for driftsstøtte: 
  
”Det frivillige Skyttervesens mål er å fremme praktisk skyteferdighet innen det norske 
folk og derved dyktiggjøre det for landets forsvar.” 

  
Vårt overordnede mål: 
Da Stortinget opprettet Det frivillige Skyttervesen var det med klar hensikt å bygge opp under 
forsvarsviljen og å styrke forsvaret. 
DFS er en breddeorganisasjon ”innen det norske folk” med klar forsvarsmessig tilhørighet 
”dyktiggjøre det for landets forsvar”. 
Hele vår aktivitet legges opp til å nå så mange som mulig gjennom lokale rekrutteringstiltak, 
markedsføring gjennom stevneaktivitet og lokale tilbud, utdanning av tillitsmenn og 
instruktører. 



Det frivillige Skyttervesen er en praktisk utøvende organisasjon som trenger baneanlegg. Det 
er viktig å understreke at hvert lag har sin egen skytebane så langt dette er mulig. Bygging og 
vedlikehold av baner blir i stor grad gjort på dugnad med midler fra det offentlige og midler 
som lagene selv skaffer til veie. Organisasjonen arbeider målbevisst med 
miljøforbedringstiltak gjennom den såkalte ”Miljøpakka”.     
Ved å ta hånd om salg av våpen og ammunisjon sentralt vil organisasjonen hjelpe skytterne 
med å kvalitetssikre disse produktene. 
Gjennom styrking av det forpliktende samarbeidet med Forsvaret og gjennom avtaler om bruk 
av baner/bygningsmasse og gjennom utdanningstiltak og felles arrangement –søke å legge 
forholdene best mulig til rette  for vårt virksomhetsområde. 
  
I en tid med et forsvar i sterk omorganisering og mange nordmenns opplevelse av et redusert 
nærvær av avdelinger, må vi som en frivillig forsvarsorganisasjon kunne hevde at vårt nærvær 
overalt i landet er viktigere enn noen gang. Ivaretakelse av skytebaner og arbeidet med å ha 
aktive skytterlag overalt får med dette en øket betydning.  
  
Målgrupper: 
Helt fra starten av har Det frivillige Skyttervesen blitt pålagt  å gjennomføre 
instruksjonsskyting for alle som i prinsippet ønsker det, spesielt nevnes ungdom fra og med 
det år de fyller 14 år og til og med utskrivningsåret. 
I lokalmiljøet arrangeres skyteskoler. Dette anses som ett av de beste rekrutteringstiltak. 
Skolene er en målgruppe vi søker å nå gjennom organisert skoleskyting i ungdomsskoler og 
videregående skoler. 
Også voksne gis tilbud om opplæring gjennom trening og konkurranser i klasser spesielt 
tilpasset voksne nybegynnere. 
Hvert år arrangeres Skytingens Dag i en stor del av lokallagene for at lokalbefolkningen skal 
få anledning til å bli kjent med skyttermiljøet. 
Forsvaret- spesielt Heimevernet – skal så langt som råd er gis anledning til å benytte 
skytterlagenes baner og bygninger. Dette samarbeidet reguleres gjennom avtaler med hvert 
enkelt skytterlag. Skytterlagene vil så langt kapasitet og ressurser rekker gi jegere anledning 
til trening og å avlegge skyteprøven for storviltjegere slik det fremgår i vår avtale med 
Direktoratet for naturforvaltning. 
  
Enkeltprosjekter som skal videreføres: 
Skyttertinget har prioritert  tre områder det skal jobbes spesielt med: 
1. 1.      Skytebaner (anlegg)  2. Rekruttering  3. Ammunisjon. 
4. Et fjerde prosjekt som det vil bli arbeidet med i årene framover er overgangen til 
bruk av elektronisk målmateriell. 
  
1.Skytebaner/anlegg: Av de totale bevilgninger fra FD brukes hvert år mer enn en tredjedel 
(10 mill kr) til nybygg og vedlikehold. Av disse midlene er 5mill. kr. øremerket til 
støyforbedringstiltak på baner med høyt støynivå. Dette prosjektet skal gå over mange år etter 
en på forhånd godkjent plan. I en rapport fra SFT 1714/2000 av 18. februar 2000 blir det pekt 
på at dette arbeidet gir størst støydempende effekt av de tiltak som er kjent i dag, og det 
hevdes at økning i resursinnsatsen i prosjektet fram til 2010 bør vurderes. I tillegg vil DFS 
fortsette utprøvingen av støytunnel og eventuelt andre nyvinninger på dette felt. Når DFS nå 
søker om en markert økning av driftsstøtte har det hovedsaklig sin bakgrunn i et økende 
økonomisk støttebehov på grunn av stadig høyere krav til miljø- og sikkerhetsmessige 
løsninger, som igjen betyr høyere kostnader. Den generelle kostnadsøkning i bygg- og 
anleggsbransjen spiller også en viktig rolle. Det har utviklet seg et stadig større sprik mellom 



bevilgede midler og faktisk behov, noe som gir grunn til bekymring for dette spesielt viktige 
satsningsområdet. Med dagens vanskelige rammebetingelser for bygging av nye skytebaner er 
det av største betydning å vedlikeholde eksisterende anlegg. Økte tilskudd genererer økt 
egeninnsats fra skytterlagene, og bidrar dermed til betydelig verdiskapning.  
 
2. Rekruttering: DFSU har som vanlig utarbeidet et eget budsjettforslag for 2003 som legges 
ved. Der beskrives en god del tiltak som ønskes igangsatt for å styrke rekrutteringen. 
Dette gjelder bidragsordningene, aktivitetsstøtte, kurs og samlinger, merker, diplomer og 
informasjonsmateriell tilpasset forskjellige målgrupper. 
De øvrige breddetiltakene – som Dugleiksmerket, Den norske skyttermedalje, 
Forsvarsmerket, skoleskyting og skyteskoler – opprettholdes og styrkes gjennom 
informasjonstiltak, utvikling av støttemateriell og økonomiske tiltak. 
  
3. Ammunisjon 
Det blir ekstra viktig for DFS å følge opp ammunisjonsmarkedet etter at Nammo Raufoss AS 
har besluttet å flytte produksjonen av skytterlagsammunisjon til Finland (Lapua). Så langt har 
vi ikke fått indikasjoner på et dette blir en fordyrende prosess, men utviklingen må følges 
nøye. Kontakten med produsenten, produktutviklingen og leveranse vil bli ivaretatt ved 
Nammo Raufoss som før. 
Selv om man skulle få en viss prisøkning er målet fortsatt å opprettholde et høyt aktivitetsnivå 
i de ulike konkurranseformer, spesielt gjelder det å følge opp med tiltak og forbedringer i de 
feltmessige disipliner. 
Saken vi har gående med Konkurransetilsynet er fortsatt uavklart, man venter her på et utspill 
fra dem.  
   
4. Elektronisk målmateriell/anvisning 
Overgangen til elektronisk målmateriell / anvisning har skutt fart de siste årene. Et samarbeid 
mellom Forsvaret og DFS er gang for å ta denne teknikken i bruk også på 
Landsskytterstevnet. Målet er å redusere antallet mannskaper fra Forsvaret som støtter 
Landsskytterstevnet, samtidig som man får en mer rasjonell stevneavvikling. 
Generelt vil organisasjonen bruke en del resurser på å følge opp utviklingen på dette felt. Hva 
overgangen til elektronisk anvisning vil koste oss i årlige utgifter er vanskelig å tallfeste, men 
vi har allerede sett at organisasjonen vil få en del nye utgiftsposter i denne sammenheng . 
  
En oppgradering av DFS`utdanningsmodell ble vedtatt på Skyttertinget 1999 og denne blir 
praktisert allerede. Parallelt med dette må det fortsatt gjøres en betydelig jobb med utvikling 
og oppdatering av utdannings- og støttemateriell for tillitsvalgte. Det må tas inn i budsjettet 
for utdanning en egen post til dekning av ”Håndbok for tillitsvalgte” og ”Håndbok for 
skytterlag” som Skytterstyret ønsker å sende ut til alle skytterlag. Dette vil dreie seg om en 
utgift på flere hundre tusen kroner. Etter søknad ble vi i 2000 tildelt prosjektstøtte fra FD på 
kr 100.000  til ” Håndbok for skytterlag”. Midlene er overført til 2001 idet materiellet 
forventes ferdigstilt i løpet av året.  
Rådgivende utvalg, som har avgitt sin innstilling om feltskytingens framtid, peker på at det er 
behov for oppdatering/fornying av materiellet i feltskyting. Dette vil etter alt å dømme bli 
neste materiellprosjekt og vil kreve midler tilført utdanning.   
  
I budsjettforslaget for 2003 er det gjort enkelte justeringer i forhold til forslaget for 2002. Det 
er heller ikke denne gangen realistisk å tro at vi får bevilgninger til å dekke våre ønsker om 
økt satsing på flere områder samtidig, men vi må fortsatt jobbe for å beholde og helst øke 
dem. 



Tinget må som vanlig gi Skytterstyret fullmakt til å foreta de nødvendige prioriteringer ut fra 
de midler som departementet stiller til rådighet. 
  
Vedtak: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2001 til å fatte følgende vedtak: 
Det søkes Forsvarsdepartementet om en bevilgning på kr. 33.500.000,- for år 2003. 
Skytterstyret gis fullmakt til å foreta justeringer på poster når bevilgningen for 2003 fra 
Stortinget er fastsatt. 
  
 
FORSLAGET TIL BUDSJETT FOR 2003 SER SLIK UT 
SAMMENLIGNET MED SØKNAD FOR 2002 OG BEVILGNING 
FORDELT PÅ POSTER 2001   
 
POST PROSJEKT SØKER FOR SØKT FOR BEVILGET 2001 
    2003 2002 FORDELT PÅ 
        POSTER 

11 Administrasjon    7 500 000  
           
   7 500 000                7 980 000  

12 
Landsskytterstevnet/Nordisk 
/NC/NM felt/skifelt 

             
   1 300 000  

            
   1 300 000                1 329 000  

13 Medaljer,diplomer, merker 
               
      500 000 

               
      450 000                   400 000  

14 Bidrag lag,samlag,kretser 
             
   3 500 000  

            
   3 500 000                3 102 000  

15 A Bidrag baner 
             
   8 000 000  

            
   6 900 000                4 838 000  

15 B Spesielle støytiltak 
             
   5 000 000  

            
   5 000 000                5 000 000  

16 A Utdanning 
             
   1 100 000   

            
   1 200 000                   933 000  

16 B Utdanning/ samarbeid HV/matr 
                
      300 000 

              
     500 000    

17 Rekruttering 
             
   2 100 000  

            
   2 050 000                1 515 000  

18 A Feltskyting 
             
   1 000 000  

               
      900 000                   505 000  

   
18 B Skifeltskyting 

                
     500 000 

               
     450 000                   258 000  

19 Ammunisjonsbidrag 
             
   2 200 000  

            
   2 650 000                1 550 000  

20 Markedsføring 
                
     500 000 

               
     500 000                   445 000  

  
Prosjektmidler (håndbok  for 
skytterlag                      100 000  

  SUM 
            
  33 500 000  

          
  32 900 000              27 855 000  

 
 



Sak 40/2001. Tingsak: Overgang fra klasse 5 til klasse V55  
 
Det er kommet 3 forslag angående endring av regelverket for overgangen fra klasse 5 til V55. 
Forslagene kommer fra Akershus, Hordaland og Oslo skyttersamlag. 
 
Forslagene lyder: 
Akershus skyttersamlag 
Overgang fra klasse 5 til klasse v55 – sak til skyttertinget 2001 
Akershus skyttersamlag fremmet overfor ombudsmøtet i Akershus skyttersamlag forslag om 
endring av Skytterbokas pkt. 7.241 vedr. overgang fra klasse 5 til klasse V55. Forslaget fra 
samlagsstyret samt ombudsmøtets vedtak følger nedenfor. 
Samlagsstyret ønsker at saken blir fremmet for Skyttertinget i Bodø 2001. 
 
Overgang fra klasse 5 til klasse V55 (fra Samlagsstyret) 
Oversendes til Skyttertinget 2001: 
Skytterboka har i pkt. 7.241 en bestemmelse som sier: ”Skyttere som er kvalifisert for klasse 5 
kan ikke gå over i klasse V55.” 
Vi foreslår denne bestemmelsen fjernet slik at nytt pkt. 7.241 lyder: 
 
7.241 Klasse V55 
”Klassen omfatter skyttere som fyller 55 år i kalenderåret til og med det år de fyller 64 år. 
Skyttere i klasse 5, 4, 3 , 2, og 1 kan etter eget valg fortsette i disse klasser også etter at de 
fyller alder for overgang til klasse V55.” 
 
I tillegg ønsker vi samme tilføyelsen i pkt. 7.242 og pkt. 7.243: 
”Skyttere i klasse V55, 5, 4, 3, 2 og 1 kan etter eget valg fortsette i disse klasser også etter at 
de fyller alder for overgang til V65” 
”Skyttere i klasse V55, V65, 5, 4, 3, 2 og 1 kan etter eget valg fortsette i disse klasser også 
etter at de fyller alder for overgang til V73.” 
 
Hordaland skyttersamlag 
Skyttartingsak. 
Frivillig overgang frå klasse 5 til klasse veteran 55 ved fylte 60 år: 
 
Hordaland skyttersamlag fremmer følgende regelendring: 
”Femteklasseskyttere kan fra det kalenderåret de fyller 60 år skyte i klasse veteran 55” 
 
Oslo skyttersamlag 
Forslag til endring av skytterbokas pkt. 7.241 Kl. V55 
Oslo skyttersamlag drøftet på ombudsmøtet 7.12.00 et forslag fra Oslo Østre skytterlag om 
endring av Skytterbokas pkt. 7.241 slik at det ikke settes andre forutsetninger enn alder om en 
skytter vil gå over til klasse V55. Etter en grundig debatt konkluderte ombudsmøtet med at 
styret skulle fremme forslaget som sak på Skyttertinget 2001. 
 
Drøfting: 
Dette regelverket har i tillegg til forslagene fra samlagene vært oppe som tema på regionale 
seminarer. Med bakgrunn i dette besitter organisasjonen et bredt erfaringsgrunnlag i forhold 
til problemstillingen. 
 



Forslagene omfatter et lite antall skyttere, og de skytterne det gjelder er ofte svært motivert 
for å fortsette å skyte i klasse 5. Motivasjonen finnes i blant annet trofeer på 
Landsskytterstevnet, prestisjen i å skyte i klasse 5 og lignende.  
 
Dagens regelverk oppfordrer til å omgå regelverket i slik grad at hensikten med 
begrensningen uteblir. De fleste er kjent med muligheten for bevisst å skyte seg ned i klasse 4, 
for året etter å kunne skyte i klasse V55. En annen mulighet ligger i å skyte ett år i V65, for 
deretter å skyte i klasse V55 året etter. 
 
Motivasjonen for å beholde dagens regelverk må kun ligge i et ønske om å begrense 
prestasjonsnivået i klassen. En slik begrensning virker lite hensiktsmessig i dag, hvor klassen 
jevnt over vinnes med svært høye resultater. En klasse 5 skytter med ambisjoner vil med liten 
sannsynlighet velge seg ned i klasse V55, og de av klasse 5 skytterne som eventuelt skulle 
ønske dette vil i liten grad kunne påvirke det totale prestasjonsnivået i klasse V55. 
 
Klasse V55 er samtidig den eneste aldersbestemte klasse, som i tillegg er bestemt av 
prestasjon. En forenkling av regelverket bør etterstrebes, og forslagene fra samlagene har alle 
dette til hensikt. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2001 til å fatte følgende vedtak: 
 
Regelverkets punkt 7.241 for Klasse V55 endres til: 
Klassen omfatter skyttere fra og med det år de fyller 55 år. Skyttere i klassene 1-5, AG3, 
V65 og V73 kan etter eget valg gå over til denne klasse. 
 
 
Sak 41/2001. Tingsak: Norsk mesterskap i feltskyting 
 
Skyttertinget 1985 behandlet forslag fra Kurt Arne Berglund om eget NM i tilknytning til 
Landsskytterstevnet. Før Tingets behandling ble forslaget sendt samlagene til høring. 
Høringen viste at de fleste samlag ikke støttet forslaget, og det falt ved votering på 
Skyttertinget. 
 
Skyttertinget 1993 behandlet 2 forslag vedrørende NM feltskyting. Det ene som ble 
fremmet av Hordaland skyttersamlag var så og si helt identisk med det som nå 
foreligger. Forslaget ble med noen endringer anbefalt av Norges Skytterstyre, men 
avvist av Skyttertinget. Det andre forslaget ble fremmet av Drammen skyttersamlag og 
inneholdt forslag om at 30 skudden ved LS skulle gjelde som kvalifisering til 
finaleskytinger hos en annen arrangør i nærheten av LS arenaen, og med kåring av 
mester etter modell av ”Nordisk opplegg”. Dette forslaget var relativt identisk med det 
som ble fremmet av Berglund i 1985. Forslaget fikk ikke Skyttertingets flertall. 
 
Skyttertinget 1996 behandlet Feltutvalgets rapport. Under denne drøftingen ble også saken 
om NM feltskyting tatt opp til diskusjon. Saken hadde forut for drøftingen vært til høring i 
samlagene. I denne høring svarte hele 49 samlag, og den ga flg. resultat: 

- 35 samlag ønsket ingen endring av dagens opplegg.  
- 14 samlag ønsket en endring. Av disse ønsket 11 samlag å legge et 42 skudds NM i 

tilknytning til Landsskytterstevnet, mens 3 samlag ville ha eget NM på slutten av 
feltsesongen. 



Tinget vedtok å opprettholde tidligere ordning. 
 
I Handlingsplan III pkt. 8.3 som omhandler tiltak i feltskyting beskrives flg:  
Det bør vurderes å innføre et eget NM i feltskyting på vinteren hvor det søkes om 
Kongepokal. Feltskytingen bør allikevel beholdes på Landsskytterstevnet, hvor man 
kårer en landsskyttermester i felt. HP utvalget mener et eget NM i feltskyting vil øke 
prestisjen og interessen i media for feltskyting. 
 
Rådgivende Utvalg har i sin innstilling gitt flg. uttalelse:  
RUTV har lite til overs for å skille NM felt fra Landsskytterstevnet sett i sammenheng 
med ønsket om å øke deltakelsen i feltskyting. Det anses tvilsomt om en vil få en 
representativ deltakelse fra hele landet med de reiseavstander som blir aktuelle, og om 
det blir interessant nok for TV er svært usikkert. Saken stiller seg noe annerledes hvis 
det kunne arrangeres et NM i kort avstand fra Landsskytterstevnet med uttak basert på 
30 skudden på Landsskytterstevnet. 
 
Det foreligger for Tinget 2001 to forslag som vedrører NM i feltskyting. Det ene 
fremmes som tidligere nevnt av Hordaland skyttersamlag hvor det foreslås å opprette et 
eget NM arrangement i feltskyting med ukjente avstander på våren. Det andre fremmes 
av Uttrøndelag skyttersamlag med forslag om enklere 30 skudd på Landsskytterstevnet 
og med 2 ekstra kvalifiseringshold med høyere vanskelighetsgrad som totalt danner 
utgangspunkt for finaleskytingen. Forslagene med begrunnelse siteres i påfølgende 
avsnitt: (mindre justeringer er foretatt) 
 
Hordaland skyttersamlag fremmer forslag om Norsk mesterskap i feltskyting på ukjente 
avstander. Ombudsmøtet har behandlet saken og vedtatt å fremme saken for Norges  
Skytterstyre med videre behandling av Skyttertinget.  
 
Hovedpunkter i forslaget: 

- Kåring av Norsk mester i feltskyting på ukjente avstander 
- Alle skyter 30 skudd innledende, 10 – 20% skyter finale om trofeer og medaljer 
- Mesterskapet holdes om våren som en avslutning på feltsesongen (april / mai) 
- Samlagene får deltakerkvoter etter deltakelsen på samlagsstevnet i grovfelt foregående 

år. 
- Samlagene stilles fritt til å lage egne regler for kvalifisering til mesterskapet 
- Det søkes om liten konkepokal til Norgesmesteren 
- Feltskytingen på landsskytterstevnet beholdes som i dag med samme premiering. 

Vinneren på landsskytterstevnet blir ikke Norgesmester i felt men får tittelen 
”feltkonge” 

- Det opprettes turnus for mesterskapet mellom landsdelene 
 
 
Forslagstillerens begrunnelse: 
Statusen for Norgesmesterskap i feltskyting (Grovfelt) må heves. Grunnen til at 
Norgesmesterskapet har lav status er først og fremst at konkurransen går på kjente avstander. 
Det må nødvendigvis bli slik når flere tusen skyttere skal gjennom samme opplegg. Selve 
hovedideen for feltskyting bør bestå av de tre hoveddelene : 

1) Avstandsbedømmelse 
2) Bedømmelse av vind 
3) Skyteferdighet 



 
De fleste vil også si at det er gjevere å bli Nordisk mester i felt enn bli Norsk mester i felt. 
Dette på grunn av momentet med avstandsbedømmelse. De fleste er også mer motivert for 
feltskyting på våren da feltsesongen slutter. Det mest spennende ved forslaget er at mange 
som bare skyter felt på landsskytterstevnet, vil begynne å skyte felt om våren for å kvalifisere 
seg til et Norgesmesterskap med liten kongepokal. Samlagene må også legge mye arbeide i å 
øke deltakelsen på samlagsstevnet felt, da deltakelsen vil være avgjørende for samlagets kvote 
til NM neste år.  
 
For å få så like forhold som mulig bør NM arrangeres over en dag. Deltakertallet i NM som 
skal fordeles på samlagene bør da være mellom 300 og 450 skyttere. Dette vil si 10 til 15 lag 
á 30 skyttere. Det skytes 30 skudd hovedskyting (5 x 6 skudd) på ukjente avstander (5 
standplasser). Det står fritt til arrangøren å benytte dobbelthold (3 + 3). Arrangøren kan gå 
over maxavstand både på 30 skudd og 12 skudd finale (2 x 6 skudd). Mellom 10 og 20% 
skyter finale. NM medaljer til de 10 beste. Alle med samme antall treff som nr. 10 får 
medalje. Det skytes om de 3 første plassene. Slottet søkes om liten kongepokal til vinneren. 
DFS skaffer sølvtrofeer til nr. 2 og 3. Alle deltakere premieres samlet. 1/3 premieres på 30 
skudden med sølv / gavepremier. Mesterskapet arrangeres fortrinnsvis en lørdag i 
månedsskiftet april / mai og over en dag. Skyttere i alle klasser som skyter grovfelt kan 
kjempe om plasser i NM fra sitt samlag. Samlagene står fritt til å lage uttakskriterier for sitt 
samlag. Eksempelvis de beste i samlagets feltkarusell, samlagsstevnet eller lignende. 
 
Det er viktig å poengtere at vi ønsker landsskytterstevnet med feltskyting som i dag. Dette 
forslaget berører ikke feltskytingen på landsskytterstevnet på annen måte enn at vinneren av 
grovfelten får en annen tittel. 
 
Vi tror at innføring av et eget Norgesmesterskap i felt på våren, med liten kongepokal, vil føre 
til økt interesse for den av DFS disipliner som ligger tettest opp til formålsparagrafen, og som 
i en årrekke har slitt i motbakke. 
 
Uttrøndelag skyttersamlag fremmer forslag om endring av dagens program for  NM-
feltskyting ved Landsskytterstevnet. Forslaget er behandlet i samlagsstyret med vedtak om at 
det fremmes for Skyttertinget 2001.  
 
Forslaget lyder som følger: 
 
HOVEDSKYTING GROVFELT. 

30 skudd med enklere, kortere og mer synlige hold 
og vanlige skytetider eks. 1 min på liggende og 1 1/2 min på knestående 

STANDARDPREMIERING ETTER 30-SKUDDEN. 
Rangering etter: Innertreff og prioritet. 
Dagens figurer med 1/3-dels innertreff kan nyttes. 

 
Nytt: SEMIEFINALE eller NM-KVALIFISERING  

De som vil kvalifisere seg til finalen i NM-feltskyting fortsetter med 2 ekstra hold. 
1 hold knestående og 1 hold liggende med vanskeligere opplegg og gjerne korte 
skytetider. Etter 42 skudd settes finalelagene opp som i dag og Norgesmesteren kåres 
etter en avsluttende finale. 

 
 



Forslagstillerens begrunnelse: 
Ettersom deltakelsen på feltskytterstevner generelt er for nedadgående, bør det gjøres 
tiltak som kan motvirke dette og i stedet være rekrutterende for denne delen av 
skytesporten. Vi tror at Landsskytterstevnet skulle være et egnet sted for dette, fordi her 
deltar svært mange skyttere som ellers ikke deltar i feltskyting resten av året. Derfor må 
feltløypa gjøres litt lettere, både når det gjelder størrelse på figurene og med noe økning 
av skytetidene. Vi tror at de spesielt vanskelige holdene i knestående med skytetid på 45 
sekunder heller skremmer den vanlige skytter, enn at de får lyst til og delta på 
feltstevner senere. De siste 3 årene har det blitt utdelt beger på 15 treff i den laveste 
klassen. I følge begerlistene vil det ikke være problemer å skille skytterne på innertreff 
og rangering, selv om langt flere vil ende på samme antall treff. 
 
Drøfting: 
Eget NM om våren 
I løpet av de siste år har saker vedrørende NM feltskyting flere ganger vært oppe til 
behandling i forskjellige forum. I disse drøftingene har gjennomgående synspunkt vært at det 
er ønskelig å beholde dagens ordninger. Norges Skytterstyre vil spesielt vektlegge høringen 
som ble foretatt forut for Skyttertinget 1996, som gir sterke føringer for saken. I og med at 
dette fortsatt er en relativt ”fersk” høring, vurderer Norges Skytterstyre at denne fremdeles 
gjenspeiler organisasjonens synspunkt. Derfor bør resultatet fra høringen legges til grunn for 
håndtering av forslaget om eget NM på våren. 
 
I spørsmålet om eget NM er Norges Skytterstyre helt enig med forslagsstilleren i at det 
sportslige grunnlaget som NM vinneren i feltskyting kåres på burde vært bedre. Et feltopplegg 
med kjente avstander, kjent opplegg og ellers lite variasjon underbygger ikke de elementer 
som normalt betegnes som feltferdigheter.  
 
Det er imidlertid også en god del forhold som tilsier at man ikke bør innføre et eget NM om 
våren.  

- Bl.a. bryter man i så fall et prinsipp som hittil har vært fundamentalt, at NM 
konkurransen skal være åpen for alle. Dette lar seg ikke gjøre med et stevne over en 
dag.  

- Et annen prinsipiell endring vil bli at DFS innfører og støtter opp om et  
elitearrangement.  Bredden har alltid vært DFS’ målgruppe, og det vil derfor være en 
ny holdning i organisasjonen å støtte en slik mønstring. Dog skal man ikke se bort fra 
at det enkelte steder også vil kunne bli bedre oppslutning om feltskytingen generelt 
med et slikt stevne som målsetning.  

- Det vil i denne sammenheng være en god del kostnader knyttet til reise og opphold for 
så mange utøvere. Mange samlag sliter i dag med sin økonomi, og det vil over tid bli 
store ekstra kostnader for samlagene hvis de skal dekke reise og opphold for sine 
deltakere. Norges Skytterstyre finner det meget betenkelig å innføre ordninger som 
kan øke presset på samlagenes økonomi. 

 
Endring av dagens program ved Landsskytterstevnet 
Uttrøndelag skyttersamlags forslag om enklere 30 skudd med 2 påfølgende kvalifiseringshold 
for mesterskapet ivaretar både bredden og elitens behov noe bedre enn dagens opplegg. 
Mange har de siste år gitt uttrykk for at 30 skudden ved Landsskytterstevnet er for vanskelig 
for den vanlige skytter, ved at spesielt skytetiden har vært for knapp. Forslaget vil gjøre 
innledende feltskyting lettere og derved bedre tilpasset det alminnelige ferdighetsnivået, 
samtidig vil de som utgjør eliten også vil få noe større utfordringer gjennom 2 ekstra hold 



med langt høyere vanskelighetsgrad. Inklusive finalen vil det da bli totalt 4 hold med høy 
vanskelighet. 
 
Forslaget innebærer også praktiske utfordringer gjennom at det blir 2 ekstra hold. Til dette må 
det finnes både egnet terreng og holdene må bemannes. Spesielt bemanningen kan vise seg 
vanskelig gjennom at Forsvaret nå har satt en øvre ramme for hvor mange militære 
mannskaper som kan benyttes. Denne ramme er allerede relativt knapp og med dagens 
rammetall vil det ikke la seg gjøre å bemanne enda to hold uten ekstra tildeling. Signalet fra 
Forsvaret er at en økning av mannskapsrammen er helt uaktuelt. Et annet forhold er at 
feltløypa blir lengre og mer tidkrevende. Mange opplever den allerede lang nok, og det vil 
ikke bli bedre av at skytingen utvides med 2 ekstra hold. Dette kan gå utover den enkeltes 
vilje til å delta i hurtigskytingene som kommer umiddelbart etter feltrunden. Det vil også bli 
en stor utfordring hvordan Stang og Felthurtig skal organiseres når skytterne ikke avslutter sin 
feltrunde samtidig. Skal f. eks. de som ikke skyter de 2 ekstra holdene vente på de som 
skyter? 
 
Premiering / Mesterskap 
Det deles i dag ut langt færre mesterskapsmedaljer i feltskytingen ved Landsskytterstevnet 
enn i baneskytingen. Rådgivende Utvalg har i sin utredning foreslått å utvide antall 
feltmedaljer ved Landsskytterstevnet ved å benytte samme beregningsnøkkelen som i 
baneskytingen. Utvalget har også gjort seg betraktninger om en enda større tilnærming til 
baneskytingen ved  å innføre ordningen med stjerner, uten at dette blir konkret foreslått. Dette 
er imidlertid foreslått og beskrevet som ett av tiltakene i Handlingsplan III.  
 
Det er lite trolig at det å oppnå premie i mesterskap er avgjørende for deltakelsen til den 
enkelte, men det å ha dette som et realistisk og oppnåelig mål vil kunne være en ekstra 
motivasjonsfaktor. Derfor vil en økning av antall medaljer gi de nest beste høyere motivasjon 
gjennom større realistisk mulighet til å nå opp til medaljeplass. Langt større vil disse 
mulighetene bli hvis man går så langt at man likestiller bane og felt og innfører ordningen 
med stjerner fullt ut. Konsekvensen ved dette vil være at medaljens status blir redusert, samt 
at det vil gi en del ekstra kostnader. 
 
En endring av mesterskapspremieringen ved Landsskytterstevnet vil også gjøre spørsmålet 
om tilsvarende premiering ved landsdelskretsstevnene aktuelt.  
 
Konklusjon 
Med bakgrunn i at spørsmålet om eget NM flere ganger de siste år er grundig drøftet, bl.a. 
med høringer i samlagene, finner ikke Norges Skytterstyre at det er kommet til nye momenter 
som bør endre organisasjonens syn på dette.  
Forslaget fra Uttrøndelag skyttersamlag medfører en økning av arrangørstaben og gjør 
feltrunden, som allerede er lang nok”, enda mer tidkrevende. At det ikke kan påregnes flere 
militære mannskaper vil medføre store praktiske utfordringer , samt at det er usikkert hvordan 
skytterne oppfatter at feltrunden vil ta enda lengre tid.  
Baneskytingen er i dag forfordelt framfor feltskytingen hva angår medaljer. Det å oppnå 
medalje i feltskytingen er langt vanskeligere enn i baneskytingen, og derfor henger en slik 
medalje meget høyt. En samordning med medaljeordningen i baneskytingen vil vanne ut 
dagens status betraktelig, men samtidig gjøre medaljen langt mer oppnåelig for flere. Norges 
Skytterstyre ser åpent på dette spørsmålet, men finner på nåværende tidspunkt ikke å ville 
foreslå å endre dagens ordning. 



Norges Skytterstyre støtter synspunktet om at feltskytingen ved LS ikke må bli for vanskelig 
for den vanlige skytter. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyres flertall innbyr Skyttertinget 2001 til å fatte følgende vedtak: 
Dagens ordning for NM beholdes. Norges Skytterstyre skal påse at vanskelighetsgraden 
på 30-skudden ved Landsskytterstevnet blir bedre tilpasset den vanlige skytter. 
 
 
Sak 42/2001. Tingsak: Jegerskyting i DFS 
 
Handlingsplan III pkt. 8.2., siste avsnitt, beskriver flg: (sitat) 
Som sidegren til ordinær feltskyting har det vært stor oppblomstring av jaktfeltskyting. 
Enkelte steder har denne aktivitet samlet mange flere skyttere enn ordinær feltskyting. 
Det er betenkelig hvis jaktfeltskytingens popularitet fører til en dreining bort fra den 
ordinære feltskytingen.  
 
Rådgivende utvalg har i sin innstilling anbefalt flg: (sitat) 
Feltskyting med jaktvåpen innføres som disiplin i DFS med 2 klasser ”Jegerklasse” og 
”Konkurranseklasse” ved vanlige feltstevner. Skytterlag kan arrangere jaktfeltstevner. 
Skytterstyret får fullmakt til å vedta nærmere regler.  
 
Drøfting: 
Rådgivende utvalg har fremmet et konkret forslag i. fbm sin innstilling om ”Feltskyting i DFS 
i nytt århundre”. Norges Skytterstyre synes at RUTV har lagt et godt grunnlag for en drøfting, 
men finner i tillegg at dette er et så omfattende sakskompleks at det er ønskelig med videre 
utredning før endelig behandling.  
 
Avhengig av hvor langt DFS ønsker å imøtekomme og legge til rette for jegerrelaterte 
aktiviteter, vil dette også medføre en del ringvirkninger og konsekvenser. At man bringer 
klarhet i disse forholdene er en nødvendighet for å sikre at en så viktig beslutning tas på bredt 
/ riktig grunnlag. Derfor bør saken drøftes og utredes av et eget utvalg som ser på det totale 
sakskomplekset. Endelig behandling foretas av Skyttertinget 2002. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2001 til å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre gis i oppdrag å oppnevne et eget utvalg som skal utrede 
organisasjonens forhold til jegerrelaterte aktiviteter i regi av DFS.  Styret gis fullmakt 
til å gi utvalget mandat. Saken legges fram for behandling ved Skyttertinget 2002.  
 
 
Sak 43/2001. Tingsak: Søknad om å få tildelt Landsskytterstevnet i 2004 
 
Gann skytterlag, Gjesdal skytterlag og Klepp skytterlag i Rogaland skyttersamlag søker om å 
få arrangere Landsskytterstevnet i 2004 med Vatne skytebane som hovedarena og Gjesdal 
som område for grovfeltskytingen. Finfelten vil som tidligere foregå i Svartemyr. 
I samarbeid mellom Forsvaret og DFS ble det bygget nye skytebaner med 40 skiver på 100m 
og 52 skiver på 200m til Landsskytterstevnet 1994. 
Samtidig ble det bygget ny standplass for Stang- og felthurtigfinaler på hovedarenaen. 



Det er fra før opparbeidet 800 parkeringsplasser ved Vatne skytebane, det pågår arbeid med å 
utvide parkeringsområdet til 1100 – 1200 plasser.    
Salgs- og utstillingsområde blir plassert i tilknytning til området for matservering i rimelig 
avstand fra skytebanene.  
Fem ganger tidligere har det vært arrangert Landsskytterstevne i Rogaland.  
Søknaden legges ved som bilag til tingsakene og refereres ikke videre i detalj her.  
  
Drøfting: 
Det vil ikke være behov for store investeringer i baneområdet utover publikumsvennlige tiltak 
som sitteplasser i skråningen bak standplass. Tilpassing av skiverammer for montering av 
elektronikk og rigging for publikumsvennlig resultatservice likeså.  
Ved hjelp av brakkerigger og eksisterende bygninger vil det bli etablert pressesenter og 
administrasjon/sekretariat som i 1994. 
Det arbeides med en egen avtale mellom Forsvaret og DFS om drift av elektronisk 
målmateriell og den fremtidige støtte til Landsskytterstevnet.  
 Norges Skytterstyre har grunn til å tro at det ligger vel til rette for et nytt vellykket 
arrangement i Sandnes 2004. 
  
Vedtak: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2001 til å fatte følgende vedtak: 
Skytterlagene Gann, Gjesdal og Klepp tildeles arrangementet av Landsskytterstevnet i 
2004. 
Skytterkontoret, i samarbeid med arrangøren, er ansvarlig for resultatservicen under 
stevnet. 
Det forutsettes videre at arrangøren skaffer til veie de nødvendige fasiliteter på 
hovedarenaen for Norges Skytterstyre og Skytterkontoret. 
Dette gjelder møterom og lokaliteter for salg og informasjon – og som stilles 
kostnadsfritt til disposisjon. Arrangøren må videre forholde seg til de rammer for støtte 
som er gitt av Forsvaret. 
Arrangøren plikter, i samarbeid med Skytterkontoret, å fremskaffe forlegning for 
Norges Skytterstyre med gjester, Skytterkontorets ansatte samt tingrepresentanter. 
Dessuten sted for avholdelse av Skyttertinget og tingmiddag. 
Det forutsettes at arrangøren ikke setter opp spilleautomater eller serverer/selger 
alkoholholdige drikker på Landsskytterstevnets arena. 
Rapport og regnskap forelegges Skytterstyret innen et halvt år etter at stevnet er 
avviklet. 
 
 
Sak 44/2001. Tilsetting av assisterende generalsekretær 
 
Stillingen som assisterende generalsekretær er utlyst internt på Skytterkontoret. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre tilbyr Terje Vestvik stillingen som assisterende generalsekretær i 
Det frivillige Skyttervesen. Lønn og øvrige betingelser føres i B-protokoll. 
 
 
 
 
 



Sak 45/2001. Tilsetting av redaktør i Norsk Skyttertidende og 
ungdomskonsulent 
 
Stillingen som redaktør i Norsk Skyttertidende er utlyst gjennom Norsk Skyttertidende. Det er 
foretatt intervju med tre søkere. 
 
I Norges Skytterstyres møte 2. april 2001 ble Magne Wollheim jr. engasjert midlertidig som 
ungdomskonsulent i Det frivillige Skyttervesen i påvente av at bemanningssituasjon i Norsk 
Skyttertidende ble avklart.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre tilbyr Viktor Storsveen stillingen som redaktør i Norsk 
Skyttertidende. Lønn og øvrige betingelser føres i B-protokoll. 
 
Magne Wollheim jr. tilbys stillingen som ungdomskonsulent i Det frivillige Skyttervesen. 
Lønn og øvrige betingelser føres i B-protokoll. 
 
Sak 46/2001. Hedersbevisninger 
 
Vedtak: 
Hedersbevisninger ble tildelt. Ført i B-protokoll. 
 
 
Sak 47/2001. Tiltak for reduksjon av utgifter over anleggsbudsjettet 
  
I budsjettutkastet av 24.01.01 framgår som kommentar til posten "ordinært banebidrag" at: 
  
   "Samlet utbetaling hver måned må kontrolleres mot periodisert budsjett. Restanser må  
   påregnes fra oktober/november. Forskudd begrenses fortsatt til 25 % av samlet bidrag.  
   Dersom antall utbetalinger og totalsum i løpet av første tertial sannsynliggjør restanser  
   fra et enda tidligere tidspunkt må situasjonen vurderes særskilt. Det kan da bli nødvendig 
   å vurdere en generell reduksjon i bidragssatsene, stopp i forskuddsutbetalinger m.v. Dette 
   vil i så fall bli fremmet som en egen sak for Skytterstyret." 
  
Aktuelle bidragsutbetalinger til og med april er nå klarert. Tallene for første tertial viser et 
forbruk til ordinære banebidrag på kr 2.085.000,-, mot budsjettert for hele året kr 3.300.000,-. 
Gjenstående for året er følgelig kr 1.215.000,-, dvs kr 607.500,- pr tertial.   
  
Skytterstyret vedtok i sak 71/2000 forslag til ny Kgl. res. til Lov om statsbidrag til anlegg 
m.v. av skytebaner samt utfyllende bestemmelser. Forslaget ble oversendt Forsvars- 
departementet til videre behandling. Saken har imidlertid nå stoppet opp på grunn av uventede 
og kompliserende innspill fra Justisdepartementet, som bringer på bane spørsmål om 
konsekvensanalyser i henhold til plan- og bygningsloven og forurensningsloven, høring til 
Miljøverndepartementet, fylkesmennene og Kommunenes Sentralforbund. 
  
Skytterstyret skal i henhold til de nye bidragsbestemmelsene fastsette bidragssatser for hele 
påfølgende kalenderår. Det foreslås for 2001 en generell reduksjon på 25 % i forhold til 
nåværende nivå. Dette gir satser som framgår av forslaget til vedtak nedenfor.  
  



Til tross for kostnadsreduserende tiltak nå vil det i en periode ikke være mulig å unngå 
restanser av ferdige saker til utbetaling. Målet må være å få til en så rask avvikling av 
restansene som mulig. På grunn av restanser fra foregående år er det naturlig at samlet 
utbetaling i første tertial er noe høyere enn seinere på året. Likevel viser tallene for 2000 i 
likhet med tidligere år at samlet utbetaling av ordinære banebidrag er klart størst i tredje 
tertial.  
  
Norges Skytterstyre vil også endre bestemmelsene slik at det kreves minimum 20 år mellom 
hver bidragsutbetaling. I dag gjelder krav om "ca 20 år", som i praksis er satt til 17 år, mens 
det vedtatte forslaget setter grensen til 15 år, noe som nå viser seg for optimistisk med tanke 
på et forsvarlig antall tilsagn.  
  
Vedtak: 
Norges Skytterstyre beslutter å trekke tilbake forslaget til ny Kgl. res. til Lov om 
statsbidrag til anlegg m.v. av skytebaner. Tidligere vedtatte utfyllende bestemmelser 
trer i kraft umiddelbart, med endringer i samsvar med framlagte forslag. Samtidig 
besluttes å delegere myndighet til Skytterkontoret i samsvar med bestemmelsenes pkt. 
10. 
  
Følgende satser for ordinære banebidrag fastsettes for 2001: 
  
   For ombygging og hovedreparasjon:              Kr   67.500,- (tidl.   90.000,-) 
   For nybygging:            Kr 135.000,- (tidl. 180.000,-) 
   Sentralbanetillegg ved ombygging og hovedreparasjon:   Kr    22.500,-(tidl.   30. 000,-) 
   Sentralbanetillegg ved nybygging:         Kr   45.000,- (tidl.   60.000,-) 
  
Det skal inntil videre ikke utbetales forskudd på ordinære banebidrag.  
  

 
 

SKYTTERSTYRETS BESTEMMELSER FASTSATT I HENHOLD TIL 
SKYTEBANELOVEN OG KGL. RES. (endring uthevet og kursiv) 

 
Hva det ytes bidrag til 

1.1. Et skytterlag kan, når det fyller lovens og forskriftenes krav, ytes bidrag til: 
a) Kjøp, leie eller ekspropriasjon av banegrunn. 
b) Nybygging, ombygging eller hovedreparasjon av skytebane (ordinært banebidrag). 
c) Kjøp av målmateriell (selvanvisende feltfigurer). 
d) Juridisk og teknisk bistand. 
 
1.2. Det ytes ikke bidrag til skytterhus eller innendørs skytebaner. 
 
2. Vilkår for yting av bidrag 
2.1. Skytterlaget må ha vært aktivt siste år, det vil si ha levert og fått godkjent årsmelding, 
med minimum 20 aktive skyttere.  
 
2.2. Banen må ha hold på 100 m og 200- eller 300 m. Skytterstyret kan dispensere fra dette 
kravet.  
 
2.3. Når det er ytt statsbidrag til en skytebane eller til kjøp, leie eller ekspropriasjon av grunn, 
må ikke banen eller eiendommen selges, bortfestes, leies ut på åremål, deles eller pantsettes 



uten at det på forhånd er innhentet skriftlig samtykke fra Skytterstyret. Ved eventuell 
avhending kan Skytterstyret kreve refusjon for gitte bidrag justert etter konsumprisindeksen, 
med utgangspunkt i tidspunktet for utbetaling av bidraget.  
  
Refusjon kan på samme måte kreves dersom det viser seg at driften av banen ikke er i 
samsvar med forutsetningene for tildeling av bidraget.  
 
3. Bidrag til kjøp, leie eller ekspropriasjon m.v. av banegrunn 
3.1. Ved kjøp av banegrunn kan det ytes bidrag med inntil halvparten av kjøpesummen, som 
en engangsutbetaling eller som et årlig bidrag fordelt over inntil fem år. Skytterstyret avgjør 
utbetalingsmåten ut fra bidragets størrelse og budsjettsituasjonen. Utbetaling skjer mot 
tinglyst skjøte, med skytterlaget som eier. 
 
3.2. Ved leie av banegrunn kan det gis årlig bidrag. Skytterlaget betaler en egenandel på kr 
500,-, mens overskytende refunderes med 50 %. Bruksrettsavtalen må gjelde for minimum 40 
år fra søknadstidspunktet og være tinglyst, med skytterlaget som rettighetshaver. 
 
3.3. Ved ulempeserstatning overfor grunneiere gjelder pkt. 3.1. så langt det passer. 
 
3.4. Ved ekspropriasjon kan det ytes bidrag med inntil halvparten av ekspropriasjons-
erstatningen. Videre ytes det full refusjon av utgifter til begge parters advokatbistand samt til 
rettsomkostninger. Forutsetningen for bidrag i ekspropriasjonssaker er at saken på forhånd er 
klarert av Skytterstyret.  
 
4. Ordinært banebidrag 
4.1. Ordinært banebidrag kan ikke ytes til samme bane oftere enn hvert 20. år, og ikke 
overstige 50 % av omkostningene. 
 
4.2. Skytterstyret fastsetter bidragssatser hvert år, med virkning for hele påfølgende 
kalenderår. Ved nybygging ytes bidrag med det dobbelte av satsen for ombygging/hoved-
reparasjon. Med nybygging forstås at alle bygninger og innretninger bygges fysisk nytt fra 
grunnen av, og at dette av Skytterstyret anses som den mest hensiktsmessige løsning. 
Skytterstyret avgjør med endelig virkning hva som i det enkelte tilfelle skal regnes som 
nybygging i forhold til ombygging. 
 
4.3. Til sentralbane i vedkommende samlag kan det ytes bidrag etter sats fastsatt av 
Skytterstyret. Hvert samlag kan ha inntil en tredel av sitt totale antall godkjente baner 
registrert som sentralbaner. Utskifting av sentralbaner må godkjennes av Skytterstyret i hvert 
enkelt tilfelle. På en sentralbane må det kunne avvikles samlagsmesterskap. For øvrig avgjør 
samlagsstyret på fritt grunnlag hvilke baner som skal gis sentralbanestatus.  
 
4.4. Ved samarbeid mellom flere skytterlag om nybygging, ombygging eller hovedreparasjon 
av skytebane kan det gis ordinært bidrag til hvert av lagene. Det samlede tilskudd må ikke 
overstige 50 % av godkjente kostnader. Det kreves samarbeidsavtale mellom lagene. Avtalen 
må sikre samarbeidende lag likeverdig bruksrett til banen for minimum 40 år. Det må 
foreligge et reelt behov for og ønske om samarbeid om bane, og dette må anbefales av 
samlaget. Skytterstyret avgjør med endelig virkning om vilkårene for bidrag til flere 
skytterlag er tilstede.  
 
 



5. Bidrag til kjøp av målmateriell (selvanvisende feltfigurer) 
Bidrag ytes med inntil 30 % av selvanvisende feltfigurers kostende, ekslusive frakt. 
Skytterstyret kan fastsette en øvre grense for beløpets størrelse i hvert enkelt tilfelle. 
 
6. Framgangsmåten ved søknad om ordinært banebidrag 
6.1. Søknad om bidrag til nybygging, ombygging eller hovedreparasjon av skytebane stiles til 
Skytterkontoret og sendes samlagets banekontakt, som gir sin uttalelse og videresender 
søknaden til Skytterkontoret. Det kan i tillegg fra Skytterkontoret kreves uttalelse fra 
samlagsformannen. Søknaden behandles ikke før de nødvendige uttalelser foreligger. 
 
6.2. Søknaden må ha følgende vedlegg (kopier): 
 
6.2.1. Ved nybygging: Oversikt over medlemmene i det kommunale skytebaneutvalget, jfr 
skytebanelovens § 2. Ved hovedreparasjon eller ombygging kreves ikke slikt skytebaneutvalg. 
 
6.2.2. Beskrivelse av baneanleggets tilstand på søknadstidspunktet. Videre detaljert 
beskrivelse av hvilke arbeider som er utført eller planlegges utført samt framdriftsplan for 
gjenstående arbeider.  
 
6.2.3. Spesifisert kostnadsoverslag og finansieringsplan. 
 
6.2.4. Ved nybygging eller ombygging: Politiets sikkerhetsmessige godkjenning av planene, 
jfr gjeldende sikkerhetsforskrifter. Ved hovedreparasjon kreves ikke slik sikkerhetsmessig 
forhåndsgodkjenning. 
 
6.2.5. Ved nybygging eller ombygging: Byggetillatelse. Ved hovedreparasjon: Kommune-
planens arealdel, reguleringsplan for skytebanen eller uttalelse fra kommunens tekniske etat 
om banens plassering i forhold til kommunale arealplaner. 
 
6.2.6. Skjøte, utskrift av ekspropriasjonsskjønn, festekontrakt eller bruksrettsavtale som sikrer 
varig eller minimum 40 års bruksrett fra søknadstidspunktet. 
 
6.2.7. Kart (økonomisk kartvert, målestokk 1:5000), hvor skytebanen samt nærliggende 
bebyggelse framgår. Kartet må minimum dekke et område med radius 1 km fra standplass. 
 
6.2.8. Ved nybygging: Støytillatelse fra fylkesmannen. Ved ombygging eller hovedreparasjon: 
Melding til fylkesmannen i henhold til gjeldende retningslinjer for skytebanestøy.  
 
7. Ferdig utbetaling av ordinært banebidrag 
7.1.Bidraget utbetales når arbeidene er fullført, og følgende – via samlagets banekontakt – er 
oversendt Skytterkontoret: 
- politiets sikkerhetsmessige ferdiggodkjenning 
- kostnadssammendrag, attestert av lagets formann og kasserer  
- uttalelse fra samlagets banekontakt 
Skytterkontoret kan i tillegg kreve uttalelse fra samlagsformannen, eller at uttalelse skal gis på 
bakgrunn av særskilt befaring fra banekontakten. 
Dersom budsjettsituasjonen i særlige tilfelle skulle tilsi det kan utbetaling av bidrag måtte 
utsettes eller fordeles i rater. 
 
 



7.2. Skytterlag som mottar ordinært banebidrag plikter å vedlikeholde banen.  
 
7.3. Tilsagn om ordinært banebidrag faller automatisk bort dersom nødvendig 
dokumentasjon for ferdig utbetaling ikke foreligger ved Skytterkontoret innen fem år etter 
dato for tilsagn. Før det eventuelt kan utbetales bidrag må det i slike tilfeller fremmes ny 
søknad i samsvar med pkt. 6.  
 
8. Forskudd på ordinært banebidrag  
Etter søknad fra skytterlaget og anbefaling fra samlagsformannen og samlagets banekontakt 
kan det, dersom nødvendige tillatelser foreligger og Skytterstyret finner det forsvarlig, 
utbetales forskudd med inntil halvparten av aktuelt bidrag.  
 
9. Ekstraordinært banebidrag 
Skytterstyret kan, innenfor rammen av bevilgede midler, i unntakstilfelle tildele 
ekstraordinære banebidrag til skytterlag som etter grunngitt søknad dokumenterer særskilt 
behov for rask bistand. Slik søknad stiles til Norges Skytterstyre og sendes 
samlagsformannen, som gir sin uttalelse og videresender søknaden til Skytterkontoret. 
Dersom Skytterkontoret finner søknaden ufullstendig eller åpenbart uaktuell for tildeling, 
sendes søknaden i retur. Slik avvisning kan påklages til Skytterstyret. Eventuelt avslag fra 
Skytterstyret kan ikke påklages. 
 
10. Delegering av myndighet 
Myndighet som i disse bestemmelser er tillagt Skytterstyret kan delegeres til Skytterkontoret, 
med unntak av pkt. 9 ovenfor.  
 
 
Sak 48/2001. Foresattes opphold på standplass 
 
Fra Akershus skyttersamlag foreligger følgende sak: 
 
”Sak til Skyttertinget: 
Skytterbokas pkt. 8.131 omhandler publikums opphold på standplass. Etter innføring av ny 
klasse aspirant er behovet for hjelp på standplass blitt større, og spesielt da for den yngste 
klassen. Vi ser imidlertid helt klart behovet også for de andre klassene til å få nødvendig 
bistand. 
 
 
Vi foreslår derfor en endring av dette pkt., slik at nytt pkt. 8.131 lyder: 
Foresatte eller andre som skal bistå rekrutteringsskytterne med å skru på siktemidlene, 
kan oppholde seg på standplass under innledende prøveskudd på 100 m. Disse gis 
tillatelse til å hjelpe rekrutteringsskytterne med å skru. Når prøveskuddene er ferdig 
skal de som har bistått skytterne forlate standplass. 
Bestemmelsen gjøres gjeldende opp til og med samlagsnivå. På landsdelskrets- og 
landsskytterstevnet gis det ikke adgang for nevnte personer å oppholde seg på 
standplass under skyting. 
 
Vedtak: Saken oversendes Skyttertinget 2001 som foreslått fra samlagsstyret. 
 
 
 



Samlagsstyrets tilføyelser: 
Forslaget har sin begrunnelse i at det fra flere hold har kommet klager over hvordan den 
nåværende bestemmelsen praktiseres. Det har vært arrangører av åpne stevner som har 
tillatt egne skytteres foresatte å være tilstede under hele serien, mens ”eksterne” skytteres 
foresatte ikke har fått være tilstede overhodet. 
Vi anser at en presisering av bestemmelsen er på sin plass slik at det blir mest mulig like 
forhold for alle. Ikke minst er det viktig at de foresatte opplever at det er like forhold for 
alle.” 
 
Drøfting: 
Akershus ønsker en regulering av foresattes opptreden på standplass. Skytterbokas pkt. 8131 
tredje ledd omhandler publikums opphold på standplass. Punktet tar altså for seg publikum og 
ikke foresatte, som Akershus’ forslag omhandler. Ut fra Akershus’ forslag kan det imidlertid 
virke som pkt. 8.131, tredje ledd blir oppfattet å omhandle muligheten for å hjelpe skytterne 
på standplass, noe som ikke er riktig. I utgangspunktet åpner ikke Skytterboka for at noen kan 
hjelpe skytterne i en konkurransesituasjon. 
 
DFSU har behandlet forslaget i sitt april-møte, og ser i utgangspunktet betenkeligheter med at 
skyttere trenger hjelp på standplass. Kanskje bør ikke skytteren stille i konkurranse uten at 
han/hun er selvhjulpen. Foresatte har jo muligheten til å hjelpe skytteren på trening, og på den 
måten forberede skytteren på å klare seg selv i en konkurranse. 
 
På den annen side vil et forbud mot å hjelpe skytteren i konkurranse virke unødig strengt. Her 
bør det være standplasslederen som bestemmer fra konkurranse til konkurranse. 
 
Akershus skyttersamlags styre bemerker at det har vært arrangører som har tillatt sine egne 
skyttere å bli hjulpet, mens andre ikke har fått lov. I disse tilfeller bryter arrangørene med 
Skytterbokas pkt. 8.114, hvor det sies at stevnearrangører og ledere alltid må ha for øye den 
hovedregel at alle skyttere skal konkurrere under så like forhold som mulig. Dette punktet 
trenger ingen ytterligere presisering. 
 
Norges Skytterstyre fremmer med bakgrunn i ovenstående argumentasjon ikke saken for 
Skyttertinget 2001.  
 
Vedtak: 
Dagens pkt. 8.131 opprettholdes.  
 
Sak 49/2001: Høring angående representasjon til ombudsmøtene 
  
Skytterstyret vedtok i møte 19.-20. mars 2000 at ordningen med valg av ombudsmenn skulle 
sendes ut på høring. Som redegjort for i sak 89/2000 ble det ikke tid til å gjennomføre en slik 
høring høsten 2000.  
 
I mellomtiden er det kommet forslag til Skyttertinget 2001 fra Rælingen skytterlag via 
Akershus skyttersamlag.  
 
Rælingen mener som Lovkommentarutvalget tidligere har beskrevet at man kan regne 
ombudsmenn ut i fra antall betalende medlemmer da det gir et bedre bilde på DFS-aktiviteten 
i skytterlaget. Dette fordi skytterlag med mange 30-skuddsskyttere som derigjennom får 
mange ombud blir overrepresentert i forhold til skytterlag med flere skyttere på våre DFS-



program. Akershus skyttersamlag er her uenig i forslaget fra Rælingen og vil opprettholde 
dagens ordning med å regne ombudsmenn med bakgrunn i antall 30-skuddsskyttere. 
 
Rælingen argumenterer også med at det er hensiktsmessig å redusere antall ombud. Akershus 
skyttersamlag og Lovkommentarutvalget er enig med Rælingen i at man også burde se på 
størrelsen på ombudsmøtene. Disse varierer etter hvor stort samlaget er, men i gjennomsnitt er 
nok tallet for høyt. Akershus viser til at de har anledning til å stille med hele 145 ombud. Det 
er her relevant å trekke inn kostnader for gjennomføring som også er ført i ”pennen” av 
Akershus.  
 
Norges Skytterstyre vil ikke fremme forslaget fra Rælingen skytterlag og Akershus 
skyttersamlag til årets Skytterting. Dette fordi det kommer rett foran den planlagte høring som 
omhandler samme tema. 
 
Lovkommentarutvalget har utarbeidet et høringsnotat. Man har ikke funnet det riktig å gå ut 
med noen direkte anbefaling av en løsning. Høringsbrevet sendes til samlagsstyrene.  
 
 
HØRINGSBREV TIL SAMLAG OM ORDNINGEN MED VALG AV OMBUD   
 
Innledning 
I standardlov for skytterlag § 2-11 er det antallet aktive skyttere som er avgjørende for antall 
ombud fra skytterlagene til ombudsmøtene. Begrepet aktiv skytter har vært tolket synonymt 
med «skyttere som skytterlaget mottar bidrag for (30-skuddsskyttere).  
 
Dette innebærer at et skytterlag som i sitt område har et stort antall jegere, forsvarspersonell 
eller politi som bruker banen, får en større representasjon enn et skytterlag som kanskje har 
flere aktive skyttere på DFS programmer.  
 
Fra flere hold har det vært påpekt at denne måte å velge ombud på verken representerer 
medlemsmassen i lagene eller den sportslige aktiviteten og har tatt til orde for å endre 
valgordningen.  
 
Norges Skytterstyre har på denne bakgrunn vedtatt å gjennomføre en høring i samlagene før 
det eventuelt legges frem forslag til endringer i § 2-11 i standardlov for skytterlag.  
 
I det følgende vil man peke på 3 ulike alternativer til dagens ordning. Spørsmålet om antall 
ombud fra hvert skytterlag tas opp i punkt 4. 
 
1. Lik representasjon uansett antall medlemmer eller 30-skuddsskyttere.  
Lik representasjon uansett antall medlemmer eller 30-skuddskyttere i skytterlaget har den 
fordel at ordningen er svært enkel å praktisere. Det vil aldri være noen tvil om hvor mange 
representanter som skal møte på et ombudsmøte. En slik ordning vil imidlertid ha den svakhet 
at et lite skytterlag vil få like stor innflytelse som et lag med kanskje 10 ganger så mange 
medlemmer eller 30-skuddskyttere. Dette strider mot det demokratiske prinsipp om at det i 
størst mulig utstrekning bør være like mange stemmer bak hver representant. 
 
 
 
 



2. Antall medlemmer i skytterlaget.  
Å bruke medlemsantallet i skytterlagene som kriterium vil være praktisk og i utgangspunktet 
også demokratisk. Skyttertinget bestemte i 1999 at alle medlemmer i lagene skal ha 
stemmerett uansett om de kan betraktes som aktive eller ikke. Begrunnelsen var at svært 
mange medlemmer som ikke skyter gjør en god jobb for skyttersaken på andre måter, og 
følgelig er det udemokratisk å nekte disse medlemmer stemmerett i laget. Dette er argumenter 
som taler for å gi ombudsmannsrepresentasjon i forhold til medlemstallet.  
 
Her er det imidlertid også motforestillinger. En innvending kan være at de lag som har et stort 
antall passive medlemmer får en representasjon som ikke avspeiler lagets aktivitet.  
 
Samtidig har mange lag et stort innslag jegere som medlemmer. Representasjon basert på 
medlemsantall vil således kunne føre til at ”jegerinteresser” får for stor innflytelse i samlaget. 
Av samme årsak vil det da heller ikke være riktig å bruke antall betalende 30-skuddsskyttere i 
laget som kriterium. 
 
3. Antall skyttere som har skutt DFS-program 
Et siste alternativ vil være å beregne ombud etter hvor mange skyttere som skyter stevner på 
DFS-program i laget avgjøre hvor mange ombud som skal sendes. 
 
Gjennom å gi skytterlag som har mange som skyter på DFS-program størst representasjon på 
ombudsmøtene, stimulerer man til slike aktiviteter. Man minsker derigjennom mulighetene 
for at andre interesser skal gjøre seg gjeldende på samlagsnivå.  
 
Motforestillingen til dette vil være at den ikke er tilstrekkelig demokratisk, jfr. begrunnelsen 
for å innføre stemmerett på skytterlagenes årsmøte til alle betalende medlemmer. En veteran i 
laget som har lagt opp bør kunne telle like mye som en ung aktiv skytter når det gjelder hvor 
mange ombud laget skal sende til ombudsmøtet.  
 
4. Antall ombud 
I de største skyttersamlagene er antall ombud svært stort, nesten 200 ombud kan stille når 
skytterlagene lar seg representere fullt ut. Dette anses lite hensiktsmessig. Store ombudsmøter 
gir neppe gode debatter og øker ikke mulighetene for at det treffes gode og riktige vedtak. 
Samtidig fører det til høyere kostnader. Mye taler for å redusere antall ombud i disse store 
samlagene, men i de minste samlagene er nok dette mindre problematisk.  
 
5. Samlagenes behandling og frist 
Skytterkontoret ber om at samlagsstyrene behandler høringen om å endre 
ombudsmannsordningen. Det må gis svar på om det er ønskelig med en ny ordning med 
utvelgelse av ombudsmøterepresentanter med bakgrunn i ovenstående forslag 1, 2 eller 3. 
Likeså må det gis svar på om det er ønskelig å minske antall ombud som beskrevet i punkt 4.  
 
Samlagenes uttalelse må være Skytterkontoret i hende senest 10. januar 2002 (Samtidig med 
årsmeldingen for samlaget, men uttalelsen må sendes på eget skriv).  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre slutter seg til forslaget til høringsbrev angående 
ombudsmannsrepresentasjon fra Lovkommentarutvalget.  
 



Sak 50/2001 Uttakstidspunkt for seniorlandslaget til Nordisk mesterskap 
 
Sørlandskretsen har fremmet forslag overfor Norges Skytterstyre om å utsette fristen for uttak 
av skyttere til seniorlandslaget i Nordisk Mesterskap. De ønsker å utsette fristen til ca. 10. 
august, for å få med resultater fra Landsskytterstevnet som uttaksgrunnlag. 
 
Norges Skytterstyre behandlet tidspunkt for uttaket i år 2000, og kom da fram til at 1. juli av 
flere praktiske årsaker måtte være seneste nominasjonsdato for kandidater til seniorlandslaget.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre opprettholder tidligere vedtak angående tidspunkt for uttak av 
skyttere for seniorlandslaget til Nordisk mesterskap.  
 
1 representant stemte for Sørlandskretsens forslag. 
 
Sak 51/2001. Kostnader med film av NST sine årganger 1974 – 2000 
 
Administrasjon har innhentet tilbud på å legge over NST sine årganger fra 1974 – 2000 på 
film for arkivering. Kostnaden for dette er 24.000 kroner. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar å bevilge 24.000 kroner for å legge over NST sine årganger 
fra 1974 – 2000 på film for arkivering.   
 
Sak 52/2001. Uttakskomite for seniorlandslaget til Nordisk mesterskap 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre oppnevner Lars Stenerud, Olav K. Vaaje og Engebret Mjøseng som 
uttakskomite til Nordisk mesterskap i 2001. 
 
Sak 53/2001. Meldingssaker 
 

1. Hilsen fra Ingrid Lunde 
2. Landsomfattende underskriftsaksjon for bevaring av Heimevernet 
3. HV-felten 2001, Salten skyttersamlag 
 
Administrative vedtak 
-    Dispensasjoner 
- Bruk av NTG sammen med lagsnavnet for DFS skyttere 
- Brev om differensiering av tilskudd til skytterlag 
- Utlysning av stilling som regnskapssjef 
- Intern endring på organisasjonsplan for Skytterkontoret 
 



 
År 2001 den 26. juli holdt Norges Skytterstyre møte på SAS-hotellet i Bodø 
 
Til stede: Lars Stenerud, Marvin Amundsgård, Hallvard Eri, Alf Tobiassen, Olav K. Vaaje, 
Henning Westerås, Martin Stav og Odd Frøise Tangen 
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
 
Sak 54/2001 Møte med dirigentene for Skyttertinget 2001  
 
Inge Hoff og Henning Ivarrud hadde påtatt seg vervet med å lede Skyttertinget. Kjøreplan for 
Skyttertinget ble lagt fram og gjennomføringen av Skyttertinget ble drøftet med 
møtedirigentene. 
 
Sak 55/2001 Revidert budsjett for Norsk Skyttertidende  
 
Det ble lagt fram forslag til revidert budsjett for Norsk Skyttertidende for 2001. 
 
Vedtak: 
 
Revidert budsjett for NST vedtatt. 
 
 
Sak 56/2001: NM skifeltskyting år 2002 
 
Det forelå søknad fra Haltdalen skytterlag om å å få tildelt NM i skifeltskyting i 2002 ved 
Haltdalen kurs og øvingssenter. DFS/Utvalget for skifeltskyting anbefaler søknaden. 
 
Vedtak: 
 
NM i skifeltskyting for 2002 tildeles Haltdalen skytterlag. 
 
 
Sak 57/2001: Norgescupkomite for år 2002 
 
Vedtak: 
 
Norgescupkomiteen for 2002 består av følgende: 
Klas Erik Lindstad, Skytterkontoret (leder) 
Tor Laugen, Skytterkontoret 
Liv Sollesnes, skytternes representant 
 
 
Sak 58/2001: LS 2003 og støtten fra Forsvaret 
 
Etter at det har kommet brev fra FO til Skytterkontoret angående støtten til 
Landsskytterstevnet 2003, finner Norges Skytterstyre det nødvendig å klargjøre for Forsvaret 
hvilken støtte som er nødvendig for å gjennomføre LS etter innføring av elektroniske skiver 
på baneskytingen. Det er tidligere vært enighet om at det trengs ca. 200 soldater, mens brevet 
fra FO tilsier at støtten skal være innenfor 150 soldater. 



 
Vedtak: 
 
Norges Skytterstyre anmoder FO om et møte med representanter fra administrasjonen og rette 
vedkommende i FO for å klarlegge omfanget av støtte til LS i framtiden. 
 
 
Sak 59/2001: Tjenesteliste for Norges Skytterstyre under LS 2001 
 
Det ble gjort fordeling av arbeidsoppgaver for Norges Skytterstyres medlemmer under LS 
2001. 
 
Sak 60/2001: Salg av skytterlagsammunisjon ved Skytterkontoret 
 
Etter lang tids drøfting og framføring av klager til Konkurransetilsynet  og Arbeids-og 
administrasjonsdepartementet, forelå en avgjørelse i saken med betingelser for salg av 
skytterlagsammunisjon fra Skytterkontoret. Skytterstyret drøftet ulike alternativer ut i fra den 
oppståtte situasjon..  
 
Vedtak: 
 
Norges Skytterstyre vedtar at salg av skytterlagsammunisjon ved Skytterkontoret videreføres 
ved at alle leverandører av skytterlagsammunisjon tilbys distribusjon av sin ammunisjon. 
Vilkår for dette fastsettes av administrasjonen, men skal i hovedtrekk være i samsvar med de 
betingelser for salg som eksisterer i dag. 
 
 
Sak 61/2001: Administrative vedtak 
 
1. Tor Laugen er ansatt som ny regnskapssjef i DFS. Han tiltrer senest 14 september. 
2. Toni S.Hovdedalen er ansatt som ny ungdomskonsulent. Administrasjonen ble gitt fullmakt 
for tilsetting av ny informasjonskonsulent. 
3. Skytterkontoret har gitt høringsuttalelse angående forslag om forbud mot bruk av blyhagl. 
4. Skytterkontoret har søkt Forsvarsdepartementet om støtte for kartlegging av støy fra 
skytebaner for å få et bedre grunnlag for fullføring av miljøpakkeprosjektet. 
 
 
 
Saker behandlet av Norges Skytterstyre på Bestemorenga i Bodø i perioden 
fra 29. juli til 3. august. 
 
Tilstede: Lars Stenerud, Marvin Amundsgård, Hallvard Eri, Alf Tobiassen, Olav K. Vaaje, 
HenningWesterås, Martin Stav og Roar Haugen 
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik  
 
 
Sak 62/2001: Representasjon for Norges Skytterstyre høsten 2001 
      
Representasjonsoppgaver for Norges Skytterstyre ble fordelt for høsten 2001. 



 
 
Sak 63/2001: Hovedbegivenheter i DFS  
 
 
Norges Skytterstyre fastlegger følgende tidspunkt for DFS hovedbegivenheter i 2002: 
 
 
 

Hovedbegivenheter 2002 
 
9.-10. mars:  NM i skifeltskyting, arrangør Haltdalen skytterlag/Gauldal 
 
5.-7. april:    Landskamp i skifelt Norge – Sverige, arrangør ikke bestemt 
 
26. mai:  Skytingens Dag 
 
4.-6. juli:  Nordisk ungdomslandskamp, Røvassdalen/Norge 
 
3.-10. august:  Landsskytterstevnet, Os skyttarlag/Hordaland 
 
11. august:   A-pressefinale 
 
24.-25. august:    NM i skogsløp med skyting, arrangør ikke bestemt 
 
29. aug-1. sept: Nordisk mesterskap bane-, felt- og felthurtigskyting, 

Vingsted/Borris/Danmark 
 
7. - 8. september: Norgescupavslutning i baneskyting, arrangør ikke bestemt  
 
 
 
Sak 64/2001:  Møte med arrangøren av LS 2002 
 
Norges Skytterstyre holdt forberedende møte med representanter i hovedkomiteen for LS 
2002. Dette for å gjøre seg kjent med noen sentrale saker/spørsmål som vil komme som saker 
i møte med arrangør av LS 2002 i neste styremøte 17. september 2001. Følgende tema ble 
drøftet: 

- Arrangøren ønsker å gjennomføre Stang og felthurtigskyting på egen dag. 
- Arrangøren vil ha tillatelse til øl/vinsalg etter at skytingene er avsluttet den enkelte 

dag. Oppsett av spilleautomater ønskes også akseptert. 
- Arrangøren ber også om avklaring på forholdet mellom TV 2 nett og NRK om 

rettighetene til Landsskytterstevnet. 
 
 
Vedtak: 
 
Administrasjonen klargjør egen sak til styremøe 16.-17. september angående forholdet 
mellom TV 2 nett og NRK. Øvrige spørsmål fra arrangøren drøftes under dette møte. 
 



 
Sak 65/2001: Anke på diskvalifikasjon av skytter 
 
Det forelå anke på diskvalifikasjon av skytter i klasse V 55. Skytteren hadde i følge 
arrangøren uregelmessig knestående skytestilling. Arrangøren hadde diskvalifisert skytteren i 
knestående på 15-skudden og 10-skudden. Det framkom at det kunne ha vært mangelfull 
tilrettevisning ved første tilsnakk. Det syntes imidlertid godtgjort at brudd på regelverket var 
tydelig og korrekt påpekt for 10-skudden. 
 
Vedtak:  
 
Norges Skytterstyre vedtar mot 1 stemme at skytterens 15-skudd godkjennes. 10-skudden 
strykes. 
 
 
Sak 66/2001: Anke på diskvalifikasjon av skytter 
 
Det forelå anke på diskvalifikasjon av skytter i Margrethekjedeskytingen. Skytteren ble 
diskvalifisert for feilaktig knestående (sittende) skytestilling. 
 
Vedtak: 
 
Norges Skytterstyre avviser skytterens anke. 
Sak 67/2001: Meldingssaker 
 

1. Leieavtalen med Vaktmester Kompaniet må fornyes.  
2. Brev fra Direktoratet for brann-og eksplosjonsvern angående endrede forskrifter for 

lagring av eksplosiver. 
3. Laget til Nordisk mesterskap 2001.   

 
 
 
 
 
 
 



År 2001 den 16. september holdt Norges Skytterstyre møte på  
Solstrand Fjordhotell i Os 
 
Til stede: Lars Stenerud, Alf Tobiassen, Hallvard Eri, Olav K. Vaaje, Jon G. Hofstad, 
Henning Westerås og Martin Stav.  
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
 
Møtet ble åpnet med at formann avsa minneord om styreordfører i Frivilliga Skytterørelsen i 
Sverige, Lars Løfberg, som døde 13 august.  
 
17. september holdt styret møte med arrangøren av Landsskytterstevnet i 2002 med befaring 
på Ulven. 
 
 
Sak 68/2001: Tilbakebetaling av startkontingent i enkeltøvelser på Landsskytterstevnet. 
 
I 1997 ble det vedtatt å fjerne teksten ”Baneskyting ved Landsskytterstevnet er obligatorisk” 
fra Skytterboka. I tillegg ble ordningen med tilbakebetaling av ikke skutte feltskytingsøvelser 
fjernet.  
 
I 1998 kom saken opp igjen med forslag fra Olav K. Vaaje om gjeninnføring av ordningen 
med tilbakebetaling av premieinnskudd under stevnet for ikke skutte øvelser etter at klassen 
var ferdigskutt. Forslaget ble da avvist. 
 
I 1999 fikk arrangørene i Evje unntak for ordningen i forbindelse med skytterstyres 
behandling av priser for skytebok til å gjeninnføre systemet med tilbakebetaling i 
feltskytingsdisiplinene. Dette ble også tilfelle for skyteboka år 2000 og 2001. 
 
På grunn av at skytterstyrets flertall mener at denne ordning er administrativt krevende for 
arrangøren, og at arrangøren taper verdifulle inntekter på ordningen, mener man det er 
nødvendig med en ny prinsipiell avklaring på spørsmålet. I og med at en melder seg på 
landsskytterstevnet som et hele, er det ingen grunn slik skytterstyrets flertall ser det at de som 
ikke deltar i en eller flere øvelser skal få tilbake premieinnskudd for ikke skutte øvelser. En 
sammenligning med noen andre store massemønstringer i Norge viser at innskuddet for å 
delta på landsskytterstevnet er på et rimelig nivå i forhold til de gjengitte tjenester. 
 
Vedtak:  
Norges Skytterstyre vedtar at ordningen med tilbakebetaling av premieinnskudd for personer 
som ikke deltar i feltskytingsdisiplinene på Landsskytterstevnet fjernes.  
 
Vedtaket ble gjort mot to stemmer.  
  
Ved alternativ votering ble to stemmer avgitt for forslaget fra Olav K. Vaaje fra 1998 om at 
deltakere som ikke har skutt en eller flere av øvelsene, kan under stevnet få tilbakebetalt 
innskuddet for disse øvelsene etter at klassen er ferdigskutt.  
 



 
 
 
Sak 69/2001 Søknad fra Stenvaag om godkjenning av iris med korrigerende glass 
 
Stenvaag våpensenter A/S har fremmet forslag for Norges Skytterstyre om godkjenning av 
Centra iris til Busk diopter med optisk glass fra –3.5 til + 3.5 med trinnløs justering av irisen. 
 
Skytterstyret mener at det ikke er behov for å innføre en ny type iris da dagens utstyr har en 
tilfredsstillende funksjon. Det er også frykt i forhold til at en videreføring av optikken kan gi 
muligheter for kikkert i blenderen.  
 
Vedtak:  
Norges Skytterstyre finner ikke grunn for å endre dagens regelverk hva gjelder utstyr på 
irisblender.     
     
Sak 70/2001 Forholdet mellom NRK/TV2 under Landsskytterstevnet    
 
Administrasjonen har hatt en dialog med arrangøren for LS 2002 angående avtaleforhold når 
det gjelder overføring av TV-sendinger samt internett/SMS-løsninger til LS 2002. 
 
Det fastslås at arrangøren fritt kan velge å gjøre avtaler med TV 2 angående sendinger eller 
overføring på internett/SMS som ikke berører avtalen mellom NRK og Det frivillige 
Skyttervesen. Før slike avtaler inngås må det gjøres avklaringer med DFS sentralt om det 
krever ressurser fra DFS. Hvis dette er nødvendig i betydelig grad ser ikke Skytterkontoret  
det som mulig å bidra med slike ressurser for LS 2002. 
 
Norges Skytterstyre fastholder at de fortsatt ønsker å opprettholde samarbeidet med NRK, og 
ønsker ikke nå å gå videre med forhandlinger med TV 2. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre gir administrasjonen i oppdrag å forhandle med NRK om en ny 
treårsavtale for perioden 2002 – 2004.    
 
Sak 71/2001 Utvalg for å vurdere jegerrelaterte aktiviteter i DFS 
 
Skyttertinget 2001 påla Skytterstyret å opprette et utvalg for å drøfte jegeraktiviteten i DFS 
fram mot Skyttertinget 2002. Skytterstyret drøftet aktuelle kandidater og mandat for utvalget. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre gir administrasjonen i oppdrag å spørre 5 utvalgte kandidater (en fra hver 
landsdel) om å påta seg oppgaven med å være medlem i utvalget som skal drøfte jegerrelaterte 
øvelser i DFS fram mot Skyttertinget 2002. Det skal også legges fram et mandat for utvalget 
til styremøte i oktober d.å.      
 



 
 
 
 
 
Sak 72/2001 Administrasjon av skifeltskyting i fremtiden 
 
Norges Skytterstyre drøftet status/administrasjon av skifeltskyting i forbindelse med at Svein 
Ringdal fratrer sin stilling som sekretær for utvalget når han slutter på Skytterkontoret fra 1. 
november. Det ble diskutert ulike løsninger i forhold til hvordan utvalget for skifeltskyting 
skal gjennomføre sine pålagte oppgaver. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre ber administrasjon å gjennomgå regleverkets punkt 18.130 i Skytterboka 
for omarbeiding. Teksten legges fram for Norges Skytterstyre på et senere møte.    
 
 
Sak 73/2001 Klassesetting til 2002 
  
Etter innkomne resultat fra samlagsstevner, landsdelskretsstevner og landsskytterstevnet ble 
klassesettingsgrensene til sesongen 2002 drøftet. Statistikken viser at nivået holder seg meget 
jevnt, med små regionale forskjeller. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar å opprettholde klassesettingskravene i DFS fra år 2001 til 
sesongen 2002.    
 
Sak 74/2001 Ordinære banebidrag/anleggsavdelingens budsjett 
 
Styret drøftet tiltak for å få et bedre grunnlag for å budsjettere anleggsavdelingens utgifter. 
En stor økning i søknader på ordinære banebidrag gjør det nødvendig med tiltak for å få bedre 
kontroll på budsjetteringen.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre finner å måtte legge om rutinene for utbetaling av ordinære banebidrag. 
Hensikten er å få et forsvarlig grunnlag for budsjettering og dermed bedre forutberegnlighet 
for skytterlag som er berettiget til ordinært banebidrag. 
 
Følgende ordning iverksettes straks: 
 
Søknad om ordinært banebidrag kan sendes hele året i samsvar med gjeldende bestemmelser, 
men for å komme i betraktning for utbetaling påfølgende år må komplett og ferdig søknad 
eller dokumentert ferdigmelding sendes samlagets skytebanekontakt innen 1. oktober. 
Skytebanekontakten sender aktuelle søknader med sin uttalelse til Skytterkontoret innen 1. 
november. Avklaring av hvilke saker som kommer til utbetaling påfølgende år vil skje i 
forbindelse med budsjettbehandlingen i desember. 
 



 
 
 
Sak 75/2001 Søknad om godkjenning av miragerør 
 
Det var kommet søknad fra Jon Olav Ågotnes om godkjenning av miragerør til Sauer 200 
STR. Denne saken var sist oppe til behandling i november 2000, hvor det ble gjort 
utsettelsesvedtak for ytterligere testing. Røret er nå testet, men av hensyn til både parktiske og 
estetiske forhold finner ikke de som har testet utstyret at innretningen med miragerør er 
hensiktsmessig å innføre. Det er heller ikke mottatt meldinger om at dagens miragebånd ikke 
er gode nok. Dette gjelder selv på skyting mot elektroniske skiver, hvor antall skudd per 
tidsenhet blir jevnt over noe flere. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre finner ikke at det på nåværende tidspunkt er behov for en forbedret 
utgave av utrustningen for å forhindre mirage. Det omsøkte miragerør har dessuten praktiske 
svakheter som etter en samlet vurdering ikke kvalifiserer for en godkjenning.   
 
 
 
Sak 76/2001 Meldingssaker  
 

1. Diverse takkebrev til arrangør og medhjelpere LS 2001 
2. Regnskap LS 2000 
3. Takkekort fra Brit Nilsen 
4. Brev fra Lars Tjønnheim 
5. Brev fra gjester uner LS 
6. Diverse artikler angående bly i kulefang 
7. Oppsigelse av stilling – Svein Ringdal 
 
 
 
Administrative vedtak   
 
1. Ny husleieavtale er underskrevet  
2. Ansettelse av informasjonskonsulent 
3. Innbydelse til avtale om distribusjon av ammunisjon  



År 2001 den 28. oktober holdt Norges Skytterstyre møte på Skytterkontoret 
i Oslo 
 
Til stede: Lars Stenerud, Alf Tobiassen, Hallvard Eri, Harald Kommedal, Jon G. Hofstad, 
Henning Westerås, Roar Haugen og Martin Stav 
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
 
GIHV, Odd Frøise Tangen, var innbudt for en orientering om Heimevernets framtidige støtte 
til norgesmesterskapene i skifeltskyting og skogsløp med skyting.  
 
Møtet ble åpnet med at Tangen redegjorde for den holdning som Heimevernet nå har til å 
støtte framtidige norgesmesterskap i skifeltskyting og skogsløp med skyting. På grunn av den 
økonomiske situasjon i Heimevernet vil det ikke lenger budsjetteres med mannskapsstøtte til 
disse arrangementene.  
 
Lokalt kan det likevel være muligheter for å skaffe materiellstøtte til disse arrangementene.  
Arrangør kan også innen 1. november 2 år før arrangementet søke om mannskapsstøtte på lik 
linje med støtte til andre NM-arrangement. GIHV presiserte at det fortsatt er et mål å 
opprettholde støtten til Landsskytterstevnet og lokal støtte til skytterlag i forbindelse med 
større arrangement o.s.v.  
 
Norges Skytterstyre tok beslutningen til etterretning, men presiserte at det i framtida er av 
aller største betydning å opprettholde det sterke og brede samarbeidet mellom DFS og HV. 
 
Sak 77/2001 Tertialregnskap pr. 31. august 2001  
Administrasjon la fram tertialregnskap pr. 31. august 2001. 
 
Norges Skytterstyre tok regnskapet til etterretning. 
 
Sak 78/2001 Budsjett for offentlige midler 2002 
Administrasjonen la fram forberedelser til budsjettarbeidet for 2002. Norges Skytterstyre ga 
signaler om det videre budsjettarbeid. Administrasjon legger fram forslag til budsjett for 2002 
i novembermøte.      
 
Sak 79/2001 Instruks for utvalget for skifeltskyting 
Administrasjonen la fram forslag om ny instruks for utvalget for skifeltskyting. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar følgende instruks for DFS/Utvalget for skifeltskyting: 
 

a. Det frivillige Skyttervesen/Utvalget for skifeltskyting anvender som forkortelse 
DFS/SFU.  

b. Utvalget for skifeltskyting (DFS/SFU) består av 3 medlemmer med varamedlemmer 
samt sekretær.  

c. Skyttertinget velger 2 medlemmer for 2 år med personlige varamedlemmer. 
Heimevernet (GIHV) oppnevner 1 representant med vararepresentant. Skytterkontoret 
stiller sekretær. Denne har ikke stemmerett i utvalget.  

d. Skyttertinget velger formann.  



e. En av de tingvalgte medlemmer går ut hvert år. Første gang ved loddtrekning. 
Formann og varamedlemmer velges hvert år av Skyttertinget.  

 
f. Utvalgets oppgaver er å:  

-  Påvirke DFS’ tillitsvalgte til aktivitet for skifeltskyting som offisiell øvelse. 
-  Forestå Norges forbindelser med Sverige når det gjelder skifeltskyting og finne 

arr av landskampen i skifelt når denne skal arr i Norge.  
- Finne arrangør for NM skifelt og NM i skogsløp med feltskyting 
- Bistå arr av NM med teknisk veiledning 
-  Fastsette terminliste for sesongen i god tid. 
-  Legge forholdene til rette når det gjelder anskaffelse av våpen, ammunisjon og 

utstyr for øvrig. 
-  Holde presse, radio og fjernsyn underrettet om virksomheten. 
-  Fremme budsjettforslag overfor Norges Skytterstyre for godkjenning. 
-  Skrive årsmelding til Norges Skytterstyre. 

g. Myndighetsområde:  
- DFS/SFU forvalter de midler som tildeles skifeltskytingen, sekretæren 

attesterer alle regninger. 
- Midler som DFS/SFU selv makter å samle, kan, i samråd med Norges 

Skytterstyre, i sin helhet disponeres av DFS/SFU til beste for skifeltskytingen. 
- Sørge for uttak av representanter og ledere som skal delta i konkurranser av 

internasjonal art. 
- Oppnevne representanter som skal bistå teknisk arrangør med opplegget og 

gjennomføringen av eventuelle kvalifiseringsrenn og norgesmesterskap i 
skifeltskyting og skogsløp med feltskyting  . 

-  Ankesaker. DFS/SFU tar endelig avgjørelse i nasjonale stevner. 
  
Andre tvistemål som måtte oppstå skal legges fram for vedkommende samlags 
skifeltskytterutvalg. 
  

- Avgjørelser som de respektive utvalg måtte fatte, kan ankes inn for DFS/SFU – 
og ellers etter DFS’ regelverk. 

  
h. Generalskretæren skal varsles og kan delta i utvalgets møter uten stemmerett.  

      i. Annet – sekretærens oppgaver:  
- Sekretærens oppgaver begrenses til referatfunksjon for DFS/SFU sine møter 

som normalt holdes på Skytterkontoret. 
- Han ordner med faste trofeer og medaljer for alle NM arrangement i samarbeid 

med trofeansvarlig på Skytterkontoret. 
- Han deltar i utvalgets organisering og gjennomføring av samling foran 

landskamp i skifeltskyting 
- Budsjettansvar, herunder føre kontroll med de midler som er stillet til 

disposisjon for skifeltskytingen og attesterer alle regninger 
   

Sak 80/2001 Organisasjons-og funksjonsplan med stillingsinstrukser 
Administrasjonen la fram forslag til organisasjons-og funksjonsplan med stillingsinstrukser 
for Skytterkontorets ansatte. Norges Skytterstyre ga kommentarer til forslaget og utsatte 
behandlingen av saken til et senere styremøte.  
 



 
 
Sak 81/2001 Utvalg og mandat til ”Utvalget for å vurdere jegerrelaterte aktiviteter i   
                      DFS regi 
Vedtak: 
Etter vedtak på Skyttertinget 2001 og bestemmelse i Skytterstyres septembermøte vedtar 
Skytterstyre å opprette følgende sammensetning og mandat til ”Utvalget for å vurdere i 
jegerrelaterte aktiviteter i DFS regi.”   
 
1. Utvalgets medlemmer 
Knut Grinde, Gunnbjørn Fagervik, Ivar Otto Husby, Morten Eken, Terje Høyland og 
Asbjørn Lien (sekretær) 
 
2. Utvalgets mandat 
Utvalget skal med utgangspunkt i dagens situasjon vurdere eventuelle behov for å tilrettelegge 
og systematisere nye aktiviteter for jegere i DFS regi. Utvalget skal også vurdere eventuelle 
tiltaks konsekvenser og drøfte hvordan dette påvirker skytterlagsmiljø, baneanlegg, reglement 
og andre mulige forhold. Utvalget bør videre vurdere om eventuelle nye aktiviteter medfører 
konsekvenser for forholdet til Norges Jeger-og fiskeforbund. Utvalget skal levere sin 
innstilling for Norges Skytterstyre innen 22. mars 2002.        
 
Sak 82/2001 Endringer i regelverket i skifeltskyting og skogsløp med skyting 
Det har kommet forslag fra Sande skytterlag gjennom Drammen skyttersamlag om følgende 
endring i reglementet for skifeltskyting og skogsløp med skyting. 
 
Klasseinndeling for skifeltskyting og skogsløp med skyting: 
Klasseinndelingen bør reguleres slik at den blir lik for kvinner og menn. 
 
Skifeltutvalget har behandlet forslaget og har ingen innvendinger til endringen. Løypelengden 
for skifeltsprinten for menn endres til 5 km, slik at den blir den samme som for kvinner. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar følgende endring i reglementet for skifeltskyting/skogsløp med 
skyting.  

1. Fra og med førstkommende sesong (1. oktober 2001) innføres samme klasseindeling 
for kvinner og menn i skifeltskyting og skogsløp med feltskyting. 

2. Sprintprogrammet/skifelt: Løypelengden for menn endres til 5 km, slik at den blir 
samme som for kvinner.  

 
Sak 83/2001 Meldingssaker 

1. Brev fra Anders Kollerud 
2. Brev fra Distriktsrådet HV-05 m/svar 
3. Brev fra Norma AS-ammunisjonsomsetning 
4. Brev fra Nammo Raufoss AS-ammunisjonsomsetning 
5. Brev fra Våpensmia AS- ammunisjonsomsetning 
6. Norgescup 2002 

 
Administrative vedtak: 

- Utvalg for å vurdere jegerrelaterte aktiviteter i DFS – iverksettingsbrev 
- Landslotteriet 2002 



År 2001 den 12. november holdt Norges Skytterstyre møte på Skytterkontoret 
 
Til stede: Lars Stenerud, Alf Tobiassen, Hallvard Eri, Olav K. Vaaje, Jon G. Hofstad, 
Henning Westerås, Martin Stav. Oberstløytnant Rolf Erik Bjerk deltok som varamann for 
GIH, Roar Haugen.  
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik. Tor Laugen møtte i sak 84 og 
Gunnar Munkerud møtte i sak 87 og 88. 
 
Sak 84/2001:Budsjettforslag for offentlige midler 2001  
 
På bakgrunn av innhentet informasjon fra Skytterkontorets avdelinger og prioriteringer som 
Norges Skytterstyre gjorde i møte 28. oktober, la administrasjonen fram forslag til budsjett for 
offentlige midler 2002. 
 
Vedtak: 
Framlagte forslag til budsjett for offentlige midler tas til etteretning. Endelig forslag til 
budsjett vil bli lagt fram til møte i Norges Skytterstyre i desember 2001. 
 
 
Sak 85/2001: Skytebok for LS 2002 
 
Administrasjon framla for drøfting en del forhold rundt påmeldingssystemet til 
Landsskytterstevnet. Dette som grunnlag for å vurdere innkommet søknad fra LS 2002 om 
skytebokas kostnad.    
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre gir administrasjonen føringer for behandling av søknad fra Os skyttarlag 
om skytebokas kostnad til LS 2002. Administrasjonen innhenter ytterligere opplysninger fra 
Os skyttarlag og legger fram nytt forslag i et senere styremøte. 
 
 
Sak 86/2001: Endring av mesterskapsprogram baneskyting 100 meter 
  
Med innføring av elektroniske skiver har DFSU sett på nødvendigheten av å ha to separate 
ild-kommandoer på 10-skudden. Også når det gjelder stevner på pappskiver har man sett det 
som uhensiktsmessig med en slik oppdeling av 10-skudden. DFSU foreslår innføring av en 
10-skudd på 100 meter skutt under en ild-kommando. En slik gjennomføring av 10-skudden 
vil forenkle programmet og redusere skyttertiden pr. lag for arrangørene. Da særlig med tanke 
på stevner der det skytes på elektroniske skiver. Dette vil også være en fordel med tanke på 
progresjonen opp mot senior nivå der det skytes en samlet 10-skudd.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar at reglementets pkt. nr 11.110 MESTERSKAPSPROGRAM 
BANESKYTING 100M endres. 
Endringer gjelder avvikling av 10-skudden for samtlige klasser på 100 meter i forbindelse 
med gjennomføring av 25-skudd og samlagsskyting. Følgende endring gjøres fra 01.01.02: 

• 10-skudden skytes under en ild-kommando, skytetid 4min. 
• De som lader med enkeltskudd har skytetid 5min. 
• Samlagsskytinger må også gjennomføres etter samme program. 



 
Sak 87/2001: Rapport om blyeksponering på innendørs baner  
 
Norges Skytterstyre fattet i sak 87/2000 vedtak om igangsetting av målinger av blyinnholdet i 
blodet hos skyttere og referansepersoner, som en oppfølging av tidligere gjennomførte 
luftmålinger i regi av SINTEF kjemi. Det ble avsatt kr.10.000 til prosjektet på budsjettet for 
2001.  
 
Prosjektet er nå fullført og rapport er utarbeidet. Totale kostnader har beløpt seg til 4.000 
kroner. Anleggsjef, Gunnar Munkerud, ga i møte en orientering til Norges Skytterstyre om 
undersøkelsens gjennomføring og hovedkonklusjoner. Rapporten skal sendes ut til alle 
samlag, samt at den vil få fyldig omtale i Norsk Skyttertidende.  
 
Anleggssjefen ga i tillegg en kort orientering om arbeidet med spillemidler, samarbeidet med 
kultur-og idrettsmyndigheter samt andre særlige viktige oppgaver og utfordringer for 
anleggssektoren i DFS.    
 
Sak 88/2001: Årsplan for miljøpakke 2002  
 
Administrasjonen framla følgende plan for gjennomføring av miljøpakka 2002 med antatte 
kostnader. Det tas forbehold om at uforutsette forhold kan gjøre rokkeringer nødvendig:  
 
Skytterlag  Samlag  Antatt kostnad Merknader 
Vemundvik  Namdal  400.000  Rest fra 2001 
 
Austmarka  Solør              900.000 
 
Nybergsund  Østerdal          1.000.000 
 
Spydeberg  Follo           1.000.000 
 
Vågstranda  Romsdal  800.000 
 
Kvikne   Nord-Østerdal  600.000 
   
Diverse kostnader – herunder uforutsett  
tillegg, gebyrer, materiell, reiser,  
konsulentbistand, utprøving av støy- 
dempingsteknologi, mulig rest fra 2001 
og planlegging for 2003    300.000 
 
Sum              5.000.000   
 
Reserver: 
 
1. Forr   Inntrøndelag    900.000  Mulig igangsetting  

    grunnarb. 2002 
2. Sjølisand  Østerdal    650.000 
 
3. Kristiansand Agder   1.000.000 



 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre slutter seg til den framlagte plan for gjennomføring av støytiltak med 
midler fra miljøpakka for 2002. 
 
Sak 89/2001: Gjennomføring av Stang- og felthurtigskyting under LS 2002    
 
Arrangøren av LS 2002, Os skyttarlag, har gjort en henvendelse til Norges Skytterstyre om å 
endre på rekkefølgen for feltskytingsdisiplinene under LS 2002. De ønsker å starte feltrunden 
med Stang-og felthurtigskyting, for så å gå over til å skyte minneskyting og feltskyting. De 
har framlagt i hovedsak praktiske årsaker til at de ønsker en slik endring. Stang-og 
felthurtigøvelsene skal foregå ved Ulvensletta, mens det må kjøres buss ut til minneskyting og 
30-skudden på feltskytingen. 
 
Norges Skytterstyrets flertall mener at det ikke vil by på store praktiske problemer å 
gjennomføre Stang-og felthurtigskytingsdisplinene på ordinær måte som avslutning på 
feltrunden. Problemstillingen er også drøftet på regionale seminarer hvor et klart flertall har 
gitt uttrykk for at de fortsatt ønsker at dagens ordning skal bestå. 
 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar at feltskytingsdisiplinene på Landsskytterstevnet i 2002 skal 
foregå som normalt, det vil si med disiplinene Stang-og felthurtigskyting til slutt på 
feltrunden. 
 
Vedtaket ble gjort med 5 mot 3 stemmer.        
 
Sak 90/2001: Tildeling av hedersbevisninger 
 
Hedersbevisninger ble besluttet tildelt. Vedtaket føres i B-protokoll. 
 
Sak 91/2001: Turnusordning for LS etter 2005 
 
Gjeldende turnusordning for LS løper ut i 2005. Ny turnusordning må dermed opp til debatt 
på Skyttertinget 2002 etter at man har fastlagt arrangementet for 2005. Det synes derfor 
betimelig å tilskrive de tekniske arrangører som har vært med på forrige 10-årsturnus om 
hvilke holdninger de har til fortsatt å være arrangør av LS i framtida. Dette gjelder også 
hvordan kommuner, fylker og Forsvaret stiller seg til ny turnusordning. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre gir administrasjonen i oppdrag å tilskrive de tekniske arrangører i 
gjeldende turnusordning med tilhørende kommuner. Det søkes å avklare holdninger til deres 
syn på framtidig turnusordning og hvorvidt de ønsker å inngå i denne. Samlagene, 
Forsvaret/Forsvarssjefen og de berørte kommuner får kopi av henvendelsen. 
 



 
 
 
 
 
Sak 92/2001: NM skogsløp med feltskyting 2002   
 
I møte i DFS/Utvalget for skifeltskyting i Haltdalen 2002 ble det protokollert følgende: 
 
DFS/SFU anbefaler overfor Norges Skytterstyre at Alvdal skytterlag i Nord-Østerdal 
skyttersamlag etter søknad tildeles arrangementet av NM i skogsløp med feltskyting 14. og 
15. september 2002 – tidspunkt i tråd med skytterlagets ønske. 
Utvalget aksepterer følgende betingelser fra arrangøren: 

1. Løperne oppbevarer sine geværer og ammunisjon i et eget stativ bak standplass under 
løpet og slipper på den måten å bære geværet med seg rundt i løypa. 

2. Det brukes puljevis fellesstart med like mange deltakere som antallet fastmonterte       
figurer.  

 
Det presiseres at det skal være ukjente avstander. AG 3-klasse skal inngå i programmet. 
Innskytingen må foregå på 100-meterbanen. 
 
Vedtak: 
Norges Skyterstyre tildeler Alvdal skytterlag arrangementet av NM i skogsløp med feltskyting 
2002 på de vilkår som anført ovenfor, og anbefalt av DFS/Utvalget for skifeltskyting. 
Opplegget er en prøveordning for 2002. 
Skytterstyret aksepterer skytterlagets ønske om 14.-15. september som tidspunkt for 
mesterskapet.  
 
Sak 93/2001: Sammenslåing av skytterlag 
 
Det har kommet søknad om sammenslåing av skytterlag fra både Hordaland skyttarsamlag og 
Nordmør skyttersamlag. 
 
I Hordaland søker Eidsland skyttarlag og Eksingdalen/Modalen skyttarlag å slå seg sammen 
til ett skyttarlag med navn Vaksdal/Modalen skyttarlag. 
 
I Nordmør søker Meek skytterlag og Bådalen skytterlag å slå seg sammen til ettskytterlag 
med navn Averøy skytterlag. 
 
Begge søknadene har alle formaliteter i orden og er godt begrunnet.   
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre godkjenner at skyttarlagene Eidsland og Eksingdalen/Modalen slås 
sammen til ett skyttarlag med navn Vaksdal/Modalen skyttarlag. 
 
Norges Skytterstyre godkjenner at skytterlagene Meek skytterlag og Bådalen skytterlag slås 
sammen til ett skytterlag med navn Averøy skytterlag. 
 
Begge sammenslåingene skjer med virkning fra 1. januar 2002.   
 



Sak 94/2001: Budsjett/regnskap 2001  
 
Administrasjonen la fram ønske om en omdisponering av midler i budsjettet til post 12, 
Landsskytterstevnet, med grunnlag i at det ikke var tatt høyde for økte kostnader i budsjettet i 
forbindelse med innføring av elektroniske skiver på Landsskyterstevnet. Det tas sikte på å 
omdisponere midler fra post 16, 17 og 19. 
 
Vedtak: 
Administrasjonen gis fullmakt til omdisponering av midler mellom hovedpostene i budsjett 
for offentlige midler for 2001.     
 
Vedtaket ble gjort mot en stemme. 
 
Sak 95/2001 Meldingssaker 
 

1. Brev fra Aksel Eliassen ang. bot til Askøy skyttarlag med adm. svar 
2. Referat fra møte i DFS/SFU 
3. Skogsløp med feltskyting under LS 2002 
4. Brev fra Kulturdepartementet ang. språkform i DFS 



År 2001 den 8. og 9. desember holdt Norges Skytterstyre møte på 
Holmenkollen Park Hotell i Oslo 
 
Tilstede: Lars Stenerud, Alf Tobiassen, Olav K. Vaaje, Hallvard Eri, Jon G. Hofstad, Henning 
Westerås, Martin Stav og Roar Haugen 
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik. Tor Laugen deltok i sak 96/2001. 
 
Sak 96/2001 Budsjett for offentlige midler 2002 
Norges Skytterstyre vedtok følgende budsjett for offentlige midler i 2002: 
 
DFS OFFENTLIGE MIDLER     
2002     
  BUDSJETTKOLONNER 
  Budsjett 2002 Budsjett 2001 Endring 
UTGIFTER     
11 Administrasjon  7 894 000 7 980 000 -86 000 
     
12 Arrangementer     
12a Landsskytterstevnet  950 000 840 000 110 000 
12b Nordisk Mesterskap  275 000 275 000 0 
12c Norgescup baneskyting  55 000 112 000 -57 000 
12d NM skifelt og skogsløp  85 000 102 000 -17 000 
Sum post 12  1 365 000 1 329 000 36 000 
     
13 Medaljer og premier  500 000 400 000 100 000 
     
14 Tilskudd til lag, samlag og kretser  3 102 000 3 102 000 0 
     
15 Bidrag baner osv     
15a Ordinære banebidrag  4 948 000 4 838 000 110 000 
15b Bidrag fra miljøpakka  5 000 000 5 000 000 0 
Sum post 15  9 948 000 9 838 000 110 000 
     
16 Utdanning  913 000 933 000 -20 000 
     
17 Rekruttering  1 515 000 1 515 000 0 
     
18 Felt- og skifeltskyting     
18a Feltskyting  505 000 505 000 0 
18b Skifeltskyting  258 000 258 000 0 
18c Rekrutteringsbidrag     
Sum post 18  763 000 763 000 0 
     
19 Ammunisjonsbidrag  1 500 000 1 550 000 -50 000 
     
20 Markedsføring  500 000 445 000 55 000 
     
     
     
Sum utgifter  28 000 000 27 855 000 145 000 



Budsjett forts. 
 
         2002           2001  
Ordinært tilskudd  23 000 000 22 755 000  
Miljøpakkemidler  5 000 000 5 000 000  
Andre prosjektmidler   100 000  
 
I forbindelse med budsjettbehandlingen for offentlige midler 2002 gjorde styret følgende 
vedtak: 
 
1. Med henvisning til Handlingsplanens kapittel 7, Våpen og ammunisjon stjernepunkt 2 om 
ammunisjon som omhandler subsidieordningen på rekruttammunisjon, og med bakgrunn i 
konkurransetilsynets pålegg om endret salgsmåte, har styret som målsetting innen 
budsjettbehandlingen for 2003 å avvikle ordningen. Det forutsettes at frigjort beløp skal 
kunne disponeres på en slik måte at en totalt sett fremmer rekruttering og drift, for eksempel 
ved å intensivere arbeidet på banesektoren. Administrasjonen legger fram saken for styret 
senest april 2002. 
 
Forslaget ble vedtatt mot 3 stemmer.  
 
Henning Westerås stemte i mot og la fram sitt eget forslag om at administrasjonen skulle 
utrede bruk av subsidieordningen for rekruttammunisjon til andre rekrutteringsfremmede 
tiltak for budsjettåret 2003, og at saken skulle legges fram for Skyttertinget 2002.  
 
Forslaget ble avvist mot Westerås stemme.  
 
2. Det innføres en ordning fra 1/1-02 med å heve egenandelen for teknisk bistand fra 20.000 
til 30.000 kroner til utarbeidelse av reguleringsplanforslag.  
 
3. Det innføres en egenandel fra 1/1-02 for skytterlagenes bruk av advokatbistand. 
Egenandelen settes til 50 % av faktisk kostnad, dog ikke mer enn 10.000 kroner uansett 
totalkostnad.    
 
Sak 97/2001 Skyteboka LS 2002 
Prinsipielle forhold ved kostnadsstørrelse på Skyteboka til Landsskytterstevnet 2002 ble 
drøftet. Styret innhenter ytterligere opplysninger fra teknisk arrangør og realitetsbehandler 
saken på styremøte i februar 2002.. 
 
Sak 98/2001 Skyting med AG 3 utenom den spesielle klassen   
Akershus skyttersamlag har tidligere tilskrevet styret og fremmet forslag (datert 22.03.01) om 
nedsettelse av et eget utvalg for å se på forskjellige forhold vedrørende klasse AG3. I den 
forbindelse fremmer Akershus skyttersamlag følgende forslag for Norges Skytterstyre: 
 
Det nedsettes et utvalg som går gjennom bestemmelsene for den nye klasse AG3 og som 
spesielt tar for seg: 

1. Reglene for stangskyting 
2. Innskudd 
3. Skyting i 2 klasser (AG3 og for eksempel kl. 5) under samme stevne 
4. Bruk av forskjellige våpen til hovedskyting og stangskyting 
5. Våpenkontroll 

Utvalget legger frem sin vurdering og innstilling for Skyttertinget. 



 
Norges Skytterstyres vurdering: 
Forskjellige forhold rundt denne klassen har vært oppe til debatt med korte mellomrom siden 
innføringen. Spesielt har temaet AG3 kontra DFS våpen i Stangskyting vært gjenstand for 
mange synspunkter og hyppige drøftinger. I den videre behandling bør det vektlegges om de 
punkter som det foreslåtte utvalget spesielt skal se på har vært oppe til debatt i den senere tid, 
og om det her er framkommet relativt entydige og sterke føringer. I så måte må Skyttertingets 
behandling i 2001 om ”Bruk av AG3 i andre klasser enn AG3 klassen” være svært 
retningsgivende.  
 
Pkt. 1. Regler for stangskyting: 
Forholdene omkring AG3 kontra DFS våpen i Stangskytingen ble grundig drøftet av 
Skyttertinget 2001. Her ble ved votering bestemt at dagens ordning opprettholdes mot 8 
stemmer. Dette vedtak ga dermed et relativt entydig svar, og dette punkt synes derfor å være 
avklart. 
 
Pkt. 2. Innskudd: 
Regelverket pkt 10.118 fastslår at ombudsmøtet fastsetter satser for premieinnskudd og 
arrangementsavgift for alle åpne stevner i samlaget. Samlaget kan derfor vedta å differensiere 
arrangementsavgiften for de klasser som ikke har mesterskap. Prinsipielt bør det være 
samsvar mellom det man betaler inn og det man får tilbake, men på den annen side vil ikke en 
differensiering utgjøre mer enn noen kroner for hver skytter, og derfor ikke ha vesentlig 
betydning. Når det gjelder medaljer utdelt ved landsskytterstevnet så betales disse i helhet av 
organisasjonen, og belastes dermed ikke arrangementsavgiften som deltakerne innbetaler.  
 
Pkt. 3. Skyting i 2 klasser (AG3 og for eksempel kl.5) under samme stevne: 
Mulighetene for å kunne delta i samme stevne med to forskjellige våpen (to klasser) ble 
drøftet når klassen ble innført. Man så helt klart fordeler ved å la deltakerne skyte i begge 
klassene, men samtidig ville dette kunne gjøre stevneavviklingen langt mer komplisert.  
 
Pkt 4. Bruk av forskjellige våpen til hovedskyting og Stangskyting: 
Samme begrunnelse som pkt. 1. 
 
Pkt. 5. Våpenkontroll: 
Det er sterkt å beklage en slik våpenkontroll og forskjellsbehandling av skyttere som gjengitt i 
forslaget. Våpenkontrollen av AG3 skal gjennomføres med basis i regelverket og etter de 
samme rutiner og normer som for DFS våpen. Det er umulig å gå inn på årsaksforholdet så 
lang tid i etterkant. Dette er imidlertid helt klart en administrativ sak for LS arrangører og 
Skytterkontoret påse at dette ikke gjentar seg.  
 
Konklusjon: 
De fleste saksaspekter vedrørende klasse AG3 har vært oppe til debatt den senere tid, og 
spesielt var Skyttertingets drøftinger i 2001 omfattende. Skyttertingets votering gikk med stort 
flertrall inn for å opprettholde dagens ordning, og med dette som bakgrunn synes ikke tiden 
moden for å nedsette et utvalg for å se på dette igjen, selv om det er punkter i forslaget det kan 
være aktuelt å se på nytt.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre avviser forslaget fra Akershus skyttersamlag med bakgrunn i 
Skyttertingets grundige behandling og relativt entydige votering, samt øvrige drøftinger 



vedrørende klasse AG3 i den senere tid. Tiden synes derfor ikke moden for å drøfte saken 
videre.    
 
 
Sak 99/2001 Møteplan for Norges Skytterstyre 2002 
Norges Skytterstyre vedtar følgende møteplan for 2002: 
 
1. Søndag-mandag 3.-4.februar  Mastemyr (kurs for nyvalgte 1.-3.) 
2. Søndag-mandag 17.-18. mars  Oslo 
3. Søndag-mandag 21.-22.april  Oslo 
4. Søndag-mandag 26.-27. mai  Oslo 
 
5. Torsdag.  1.august  Os 
6. Fredag   2.august  Os (Skyttertinget) 
7. Lørdag   3.august  Os (Skyttertinget) 
 
8. Søndag-mandag 15.-16.september Oppdal 
9. Søndag-mandag 27.-28-okt  Oslo 
10. Fredag-søndag 6.-8.des  Oslo 
 
Møtene i Oslo holdes normalt mandag på Skytterkontoret, men administrasjonen vurderer 
saksmengde og innkaller om nødvendig til møtestart søndag.  
 
 
Sak 100/2001 Representasjon for Norges Skytterstyre 2002 
Norges Skytterstyre vedtar følgende representasjon for skytterstyret i 2002.  
  

1.               Kurs for nye tillitsvalgte i samlagene. Mastemyr 1.-3. februar 
Henning Westerås, Halvard Eri 

   
2.               NM i skifeltskyting. Haltdalen 15.-16. mars 

Jon G. Hofstad 
  

3.              Landskamp Norge- Sverige i skifeltskyting, Bjøllånes 5.–7.april 
Alf Tobiassen 

 
4.               HVs Landskonkurranse for ungdom 

Henning Westerås 
  

5.              Nordisk ungdomslandskamp, Røvassdalen 4.-6.juli   
Lars Stenerud, Henning Westerås 

  
6.               Landsskytterstevnet i Os 

Hele styret 
  

7.               NM i skogsløp med feltskyting, Alvdal 14.-15. september 
Lars Stenerud 

  
 
 



8.    Nordisk mesterskap i bane-,felt,-og felthurtigskyting. Vingsted i Danmark 
   29. august – 1. september 

Lars Stenerud, Alf Tobiassen(lagleder)Hallvard Eri og Kurt Arne Berglund 
  

9.               Norgescupavslutning 6.-8. september. Heddeland & Breland/Vest-Agder 
Sørlandets representant i Norges Skytterstyre 

  
10.           Nordisk formannsmøte ( i Danmark) 18.-19. oktober 

Formannen og generalsekretær 
  
Styremedlemmer representerer DFS ved møter i landsdeler/landsdelskretser/samlag etter 
kunngjøring på et foregående styremøte. Reiser utover dette må avklares kostnadsmessig med 
formannen. 
 
Sak 101/2001 Gjesteliste for LS 2002 
Prinsipielle forhold vedrørende invitasjon av gjester til Landsskytterstevnet ble drøftet. Saken 
utsettes for realitetsbehandling til møte i februar 2002. 
 
Sak 102/2001 Sammenslåing av skytterlag 
Det har kommet søknad til Norges Skytterstyre om godkjenning til at Bolvik skytterlag og 
Kilebygda skytterlag i Grenland skyttersamlag slås sammen til ett skytterlag med navn 
Kilebygda og Bolvik skytterlag.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre godkjenner at Bolvik skytterlag og Kilebygda skytterlag i Grenland 
skyttersamlag slås sammen til Kilebygda og Bolvik skytterlag. 
 
Sammenslåingen skjer med virkning fra 1. januar 2002.   
 
Sak 103/2001 Justering av Delegeringsdirektiv  
Norges Skytterstyre fastsetter følgende Delegeringsdirektiv for saksbehandling i 
administrasjonen: 
 
 

1. All fortolkning av regelverket som angår gjennomføring av konkurranser, 
Skytterbokas kap 8. 

2. Protestsaker hvor samlag og utøver ikke kommer til enighet om løsning av konflikt 
oppstått som resultat av regelbrudd enten av arrangør eller utøver, eller begge 
deler. Jfr § 1-15 i Skytterboka. 

3. Spørsmål/konflikter hva angår klassesetting, regler for våpen og ammunisjon, 
rangering og premiering, stevneregler, medaljer og merker samt skiver, figurer og 
anvisning. Herunder gis administrasjonen fullmakt til tekstendringer i Skytterboka 
som i hovedsak må være av klargjørende/ presiserende eller forenklende art slik at 
det oppnås en størst mulig lik forståelse av regelverket.  

4. Saker i anleggsavdelingen som kommer inn under ”Skytterstyrets bestemmelser 
fastsatt i henhold til skytebaneloven…”, med unntak av ekstraordinære banebidrag. 
Saker i ”Miljøpakkeprosjektet” innenfor rammen av vedtatt ”årsplan” og budsjett. 

5. Overføring av midler mellom underposter innenfor avdelingers fastsatte ordinære 
budsjett. 



6. Godkjenning av sammenslåing av skytterlag, internt i et samlag, hvor lagene er 
enig i dette og samlaget har gitt samtykke. 

7. Sammen med ansettelsesrådet foreta ansettelse i stilling hvor styret har vedtatt 
instruks for stillingen. Unntatt generalsekretær, assisterende generalsekretær, 
regnskapssjef og redaktør i Norsk Skyttertidende 

 
( Tekst i kursiv er endringer i styremøte 8.- 9.des 2001 ) 
 

De vedtak som fattes i administrasjonen, og som må anses å være naturlig for Norges 
Skytterstyre å være kjent med, legges fram som meldingssak i et påfølgende styremøte.  
 
Sak 104/2002 Personalsaker 
Styret drøftet personalsaker fra administrasjon. Vedtak føres i B-protokoll.    
 
 
Administrative vedtak: 

1. Brev til Gjerdrum skytterlag 
2. Avtale om distribusjon av ammunisjon 
3. Søknad om prosjektmidler 
 
 
 
 
 
 

 



År 2002 den 3. og 4. februar holdt Norges Skytterstyre møte på Quality Park Hotell, 
Mastemyr    
Til stede: Lars Stenerud, Alf Tobiassen, Hallvard Eri, Olav K. Vaaje, Jon G. Hofstad, 
Henning Westerås, Martin Stav og Roar Haugen 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
 
Sak 1/2002 Møte med DFSU  
Norges Skytterstyre og DFSU hadde fellesmøte hvor ordningen angående subsidiering av 
rekruttammunisjon ble drøftet med bakgrunn i tidligere vedtak i Norges Skytterstyre og 
DFSU. Det var enighet om at man avventer videre behandling til administrasjonen har fått 
tilbake svar på sin høring i samlagene.  
 
Styret og DFSU drøftet også intern arbeidsfordeling. Skytterstyret vedtok etter møte med 
DFSU at det skulle nedsettes en arbeidsgruppe bestående av en representant fra Norges 
Skytterstyre, en representant fra DFSU og en representant fra administrasjonen til å foreta en 
gjennomgang av instruksverket for DFSU. Mandat og gruppemedlemmer vedtas i 
Skytterstyres møte 18. mars.  
 
Sak 2/2002 Regnskap for 2001 
Administrasjonen presenterte forslag til resultatregnskap og balanse for 2001. 
 
Vedtak:  
Norges Skytterstyre ser svært alvorlig på de betydelige budsjett overskridelser som 
fremkommer i foreløpig regnskap for 2001. Før regnskapet kan sluttbehandles av styret 
er det nødvendig at administrasjonen v/generalsekretæren legger fram til behandling en 
grundig avviksanalyse. Avvik mellom regnskap og budsjett må beskrives og forklares. 
Det må redegjøres for årsakene til at økonomistyringen ikke har fungert 
tilfredsstillende, herunder om årsakene til at styret ikke er blitt orientert om situasjonen 
på et så tidlig tidspunkt at det har vært mulig å foreta budsjettendringer gjennom året.  
Norges Skytterstyre henviser i sakens anledning til avsnittet som omhandler ”oppfølging 
og budsjettkontroll” i den ”Regnskaps- og budsjetteringprosess” som tidligere er vedtatt 
av styret. 
 
Sak 3/2002  Skytebok for LS 2002 
Os skyttarlag har søkt om godkjenning av pris på skytebok for LS2002. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtok følgende satser for skyteboka 2002.  
 
    KL. 1-5, V55, V65, V73  Jr/ER/Rekr. 
 
Arrangement   kr. 325    kr. 225 
Premieinnskudd bane kr. 125    kr. 125 
Premieinnskudd felt  kr. 125     kr. 125 
Premieinnskudd Stang kr.   60    kr.   (60) Jr. 
Premieinnskudd felth. kr.   60    kr.   (60) Jr. 
Premieinnskudd minnesk. kr.   25    kr.   25  
Sum skytebok  kr. 720    kr. 500  (620) Jr. 
Ved påmelding  kr. 400    kr. 300 
Ved innløsning av Sk.bok kr. 320    kr. 200  (320) Jr. 



 
Kompensasjon for gavepremier fra DFS:     kr. 80 
Kompensasjon til DFS for ikke innløste skytebøker: Senior/veteran kr. 85 
                    Rekruttklassene kr. 50 
 
Vedtaket om pris på skytebok ble gjort mot en stemme, som gikk inn for en høyere 
arrangementsavgift i samsvar med arrangørens søknad. 
 
Skytterkontoret overtar trykking av deltakeravis med trofeoversikt som kompenseres 
fra teknisk arrangør med kroner 10 per påmeldte deltaker.    
 
Administrasjonen i samarbeid med teknisk arrangør Os skyttarlag gis i oppdrag å tilby 
en mulighet for etteranmelding til Landsskytterstevnet inntil ca. tre uker før stevnet. 
Ekstra gebyr i seniorklassene og veteran settes til 600 kroner og i R, ER og Jr. settes 
beløpet til 300 kroner. 
 
Jon G. Hofstad fremmet forslag om at det kun skulle betales arrangementsavgift ved 
påmelding. Forslaget fikk 2 stemmer og ble derved ikke vedtatt.  
 
Administrasjonen ble gitt i oppdrag å drøfte videre et forslag fra Hofstad som skal 
forelegges Skytterstyret om at det for framtidige landsskytterstevner kun skal betales 
arrangementsavgift ved påmelding, og at resterende beløp betales ved innløsning av 
skytebok. Hofstad sitt forslag innebærer også en mulighet for valgfri deltakelse i 
baneskyting og feltskyting. Administrasjonen legger fram denne saken til behandling i et 
senere møte. 
 
Sak 4a/2002: Stang-og felthurtig på LS 2002 
Os skyttarlag for LS 2002 har anket Skytterstyrets tidligere avgjørelse angående avslag på å 
endre rekkefølgen i feltrunden. Os skyttarlag begrunner sin anke med at det vil medføre større 
praktiske problemer arenamessig ved at feltskytingen foregår foran Stang-og felthurtigskyting 
som tidligere gjennomført.   
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre gir LS 2002 anledning til å starte feltrunden med Stang-og 
felthurtigskyting foran gjennomføring av 30-skudden i feltskyting.  
 
Sak 4b/2002: Spørsmål om spilleautomater på LS 2002  
Os skyttarlag for LS 2002 har henvendt seg til administrasjonen angående spørsmål om det 
kan settes opp automater som gir pengegevinst og automater med ren underholdningskarakter 
på stevnearenaen under Landsskytterstevnet. 
 
Vedtak: 
1. Skyttertinget i 1996 vedtok forbud mot spilleautomater på Landsskytterstevnets 
arena. Skytterstyret vedtok likevel mot Henning Westerås sin stemme å behandle saken.  
 
2. Riktig plassert, og slik at skyttere og publikum ikke forstyrres av aktiviteten, 
godkjenner Skytterstyret at automater av rent underholdende karakter uten gevinst kan 
settes opp i forbindelse med LS 2002. 
 



3. Norges Skytterstyre gir administrasjonen i oppdrag å komme tilbake med en 
prinsipiell sak for Skytterstyret på et senere møte angående spilleautomater på 
Landsskytterstevnet generelt. Saken legges videre fram for Skyttertinget 2002. 
 
Sak 5/2002 Gjesteliste for LS 2002  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtok mot en stemme følgende prinsipp for invitasjon til 
Skyttertinget (ST) og Landsskytterstevnet (LS): 
 
1. Militær og politisk ledelse: 

Inviteres med ledsager til ST og LS, men det avtales i hvert enkelt tilfelle tidsrom 
for besøket. DFS dekker kost og losji, men de betaler reisen selv. 

 
2. Tidligere skytterstyreformenn: 

Inviteres med ledsager til ST og LS, og får dekket reise, kost og losji med tre 
overnattinger. 

 
3. Tidligere styremedlemmer og ledere i administrasjonen som har gått av med 

pensjon – de første tre år: 
 Inviteres med ledsager i tre år etter at de har sluttet. De får dekket kost og losji 

med tre overnattinger. Reisen dekker de selv. I tillegg får de tilbud om 
overnatting for resten av stevneuken. Utgiftene dekkes da av den enkelte. 

 
4.  Tidligere styremedlemmer og ledere i administrasjonen som har gått av med 

pensjon – etter tre år: 
 Gis tilbud om overnatting. Utgiftene dekkes av den enkelte. 
 
5. Andre som ønskes invitert: 
 Militære og sivile representanter med ledsager som Skytterstyret ønsker å 

invitere får dekket kost og losji med tre overnattinger. Reisen dekker de selv. 
 
6. Representanter for samarbeidende organisasjoner: 

De Danske Skytteforeninger og Frivilliga Skytterørelsen inviteres med to 
representanter hver med ledsager.  DFS dekker kost og losji med 3 overnattinger, 
men de betaler reisen selv. Øvrige norske samarbeidsorganisasjoner inviteres 
med ledsager for ST og LS. De dekker alle utgifter selv. 

 
7. Administrativ hjelp til å bestille overnatting: 

DFS kan være behjelpelig med å skaffe overnatting under ST og LS utover de 
som er nevnt foran. Utgiftene dekkes av den enkelte. 
 
 

Følgende inviteres for ST/LS 2002: 
 
1. Militær og politisk ledelse: 
 H.M. Kong Harald V 
 Forsvarssjef General Sigurd Frisvold 
 Forsvarsminister Kristin Krohn Devold 
 Kirke- og Kulturminister Valgjerd Svarstad Haugland 



 Forsvarsdepartementet, departementsråden 
 Stortingets Forsvarskomite, 2 representanter 
 GIHV, Gen.mai Odd Frøise Tangen 
 ØKN 
 ØKS 
 Formannen i HV`s landsråd, Jan Tore Berg-Knutsen 
 
2. Tidligere formenn: 
 Sverre Herdahl 
 Livar A. Storhaug 
 
3. Tidligere styremedlemmer og ledere i administrasjonen som har gått av med 

pensjon – de første tre år: 
 Marvin Amundsgård 
 Asbjørn Lien 
 Svein Ringdal 
 
4. Tidligere styremedlemmer og ledere i administrasjonen som har gått av med 

pensjon – etter tre år: 
 Ingebrigt Eri 
 Nils Kvisle 
 Per Egil Saastad 
 Tor Egil Haakestad 
 Ole Jacob Bangstad 
 Egil J. Ingebrigtsen 
 Bjørn F. Frantzen 
 Dagfinn Danielsen 
 Arne Solli 
 Sven A. Sved 
 Sverre Økland 
  
5.  Andre som ønskes invitert: 
 Jon-Atle Lohne 
 
 
6. Representanter for samarbeidende organisasjoner: 
 De Danske Skytteforeninger 
 Frivilliga Skytterörelsen 
 Folk og Forsvar 
 Norges Idrettsforbund 
 Norges Skiskytterforbund 
 Norges Skytterforbund 
 Norges Forsvarsforening 
 Norges- Jeger og Fiskerforbund 
 
7. Administrativ hjelp til å bestille overnatting: 
 Lothar Wiegard  
 Peter Koht 
 



 
Sak 6/2002: Stillingsinstrukser for Skytterkontorets ansatte 
Administrasjonen la fram stillingsinstrukser for Skytterkontorets ansatte med 
organisasjonsplan. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre tar til etteretning med de kommentarer som ble gitt i møte 
administrasjonens framlagte organisasjons-og funksjonsplan med tilhørende 
stillingsinstrukser for Skytterkontorets ansatte. Administrasjon bes komme tilbake til 
styret med forslag til instruks for generalsekretæren. 
 
 
Sak 7/2002: Møtegodtgjørelse for sentrale tillitsvalgte og utvalgsmedlemmer   
Styret drøftet ordningen med møtegodtgjørelse for sentrale tillitsvalgte og utvalgsmedlemmer. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre ber administrasjonen komme tilbake med forslag til reglement for 
møtegodtgjørelse til sentrale tillitsvalgte i DFS. 
 
 
Sak 8/2002: Tingsak: Endring av klassesetting punkt 7.110 
Hallingdal skyttersamlag innstiller at følgende forslag fra Geilo skytterlag blir framlagt for 
Skyttertinget 2002. Regelverkets punkt 7.110 underpunkt c i Skytterboka endres til: 
 
Klassesetting skjer på grunnlag av den dårligste av de tre beste 25 skudd. For skytter som 
skyter flere enn 10 stk. 25-skudd, skal det dårligste resultat av de som utgjør 30 % av 
registrerte 25-skudd være klassesettende. Dog ikke flere enn ni 25-skudd. (Endringer i kursiv)   
 
Grunnen til at saken blir tatt opp er erfaring med nåværende ordning. Slik reglene fungerer i 
dag er det skyttere som ”kvier” seg for å delta på skytterstevner av frykt for å gå opp i klasse 
der de føler at de ikke hører hjemme. Der er skyttere som går opp i klasse det ene året for så å 
gå ned igjen det neste året. En ønsker å oppnå en tregere forflytning mellom klassene. Vi føler 
at enkelte skyttere som i dag deltar på et stort antall stevner blir ”straffet” for aktiv deltakelse 
ved å rykke opp til en klasse vedkommende egentlig ikke hører hjemme i. 
 
Følgende eksempel viser bakgrunnen for forslaget: 
En 4. klasseskytter som er ”heldig” og oppnår tre for han gode resultat, 239,241 og 238 i løpet 
av 25 stevner som er klassesettende. Ser vi derimot på resultatene for denne skytteren, er et 
reelt snitt 232. Vedkommende blir ”belønnet” med opprykk for sin innsats og være 5. 
klasseskytter neste sesong. På en god dag oppnås 25 skudd på 239 p. Motiverende ?? Neppe. 
Med dette forslaget vil skytteren bli stående i klasse 4 da det er det sjuende stevnet som er 
klassesettende. 30% av 25 stevner er 7,5.    
 
 
 
 
 
 
 
 



Skytterstyres drøfting: 
For å gjøre forslagsteksten mer forståelig og konkret må det lages en tabell som viser antall 
stevner og hvilket stevne som er klassesettende ut ifra antall stevner som er skutt. 
 
Ant. Stevner  Stevne nr. som er klassesettende 
1   1 
2   2 
3-10   3 
11-13   4 
14-16   5 
17-19   6 
20-22   7 
23-26   8 
27>   9 
 
Et slikt system vil gjøre det litt mer rettferdig for en skytter som har skutt 242, 239, 238 og 20 
andre stevner med resultater fra 225 til 235. Han vil da skyte i klasse 4 neste sesong, noe som 
kanskje er rimelig ut fra resultatene. Det vil trolig være et relativt lite antall som vil dra noen 
stor nytte av et slikt klassesettingssystem. Det vil i hovedsak ta hensyn til noen få svært aktive 
og "uheldige" skyttere. En annen konsekvens av dette systemet er at antall 5. klassinger vil bli 
færre, og det vil bli nødvendig med en nedjustering av poengsummene for opp-nedrykk i flere 
klasser hvis en skal beholde det samme antallet i klassene som i dag. 
 
For mange nye i vår organisasjon er det allerede vanskelig å forstå klassesettingssystemet. 
Med det nye forslaget vil dette problemet forverres. Mange skyttere vil ganske sikkert få 
problemer med å vite hvilken klasse de skal skyte i neste sesong. Har man skutt flere enn 27 
stevner så er det det 9. beste som skal telle. Hvor mange skyttere har kontroll på alle sine 
stevner ? 
 
For skytterlagene som skal føre oversikt over alle resultater til alle medlemmer vil det med det 
foreslåtte system bli veldig viktig å få inn samtlige stevner. Det vil bli et problem med 
skyttere som skyter i feil klasse fordi man ikke har fått inn alle resultater. Kanskje vil vi 
oppleve at en del skyter i 5. klasse fordi man mangler resultater fra noen stevner, mens de 
egentlig skulle ha skutt i klasse 4. Dette problemet har vi til en viss grad også i dag, men det 
vil i alle fall forverres ytterligere med det foreslåtte systemet. 
 
Med dagens system er det fremdeles mulig å håndtere klassesettingen manuelt, men med det 
foreslåtte system vil det nærmest bli umulig å gjøre dette. Dagens system er også godt 
innarbeidet, selv om vi stadig opplever at nye tillitsmenn ikke umiddelbart skjønner prinsippet 
for systemet.  
 
Når det gjelder administrasjonsprogrammet vil det koste ca. 20-30.000 å omarbeide 
programmet til det nye systemet (kun windows, tilsvarende kostand for dos-versjon).  
 
Alt i alt medfører disse argumentene at Skytterstyret ikke velger å støtte forslaget. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre innstiller for Skyttertinget 2002 at forslaget fra Geilo skytterlag 
gjennom Hallingdal skyttersamlag om endring av regelkriterier for 
klassesettingsresultat ikke tas til følge. Dagens regelverk opprettholdes.  



 
Sak 9/2002: Søknad om godkjenning av kolbeforlenger 
I brev av 6. januar søker Edvin Aamodt om godkjennelse av en kolbeforlenger i stål. 
Kolbeforlengeren vil ferdig montert ikke medføre endring av våpenets ytre mål, annet enn i 
lengderetningen.  
 
Det er pr. i dag tillatt å justere våpenets vekt oppover mot maksimalvekt på 6,5 kilo. Dette kan 
ikke forandre våpenets originale utforming. Skytterboka pkt. 6.130 og 6.100. 
 
Mange skyttere velger å benytte seg av denne muligheten. Det finnes svært mange løsninger 
på hvordan man velger å gjøre dette, men det mest vanlige er å fylle hulrom i skjeftet med 
bly. I bakkant av kolben er det relativt begrenset plass til å legge inn tilleggsvekt. Dette vil i 
mange tilfeller ikke gi nok plass for å øke våpenets vekt opp mot tillatt totalvekt. 
 
Det vil ellers være ønskelig at organisasjonens skyttere justerer våpenets vekt på en ensartet 
måte. Det bør i et eventuelt regelverk være nøye beskrevet mellomstykkets utforming, slik at 
dette får en ensartet form, tilnærmet dagens mellomstykker. Det synes ellers ikke å 
fremkomme noen ulemper med en slik løsning, så lenge mellomstykket ikke er utformet på en 
slik måte at våpenet svekkes. Det må unngås at mellomstykket for eksempel utstyres med 
fjærende vekter etc. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar at Skytterbokas pkt. 6.130 gis et tillegg med følgende tekst. 
”Original kolbeforlenger fra Sauer kan erstattes med et mellomstykke i helt metall. 
Mellomstykket skal ha samme ytre form som originalt mellomstykke fra Sauer. 
Utformingen kan dog avvike i våpenets lengderetning.” 
 
Sak 10/2002: Instruktørstøtte HVUB 
Skytterkontoret har bistått Heimevernet med å tilrettelegge et kurskonsept for 
skyteinstruktørutdannelsen hos elevene ved HVUB Kongsvinger. Skytterkotoret har i 3 
anledninger deltatt som instruktører ved kursene. 
Det utarbeidede kurskonseptet er blitt svært populært, og det er ytret ønske om et samarbeid 
videre, med instruktørstøtte fra Skytterkontoret. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar at Skytterkontoret inntil videre fortsatt støtter 
samarbeidskursene på HVUB Kongsvinger, inntil det er gjort ytterligere avklaring om 
samarbeidskursene med Heimevernet. 
 
Meldingssaker: 
1. Regning fra Sius Ascor 
2. Nye servicestasjoner for Sauer 200 STR 

- Meldal Børsemakerverksted, 7800 NAMSOS 
- Gynnild Børsemakerverksted, 7288 SOKNEDAL (Tatt over etter Sverre Hamnes) 

 
Administrative vedtak: 
1. Treffpunktmarkering i feltskyting (jfr. vedlegg til Skyteboka). 
2. Skyteinstruktørutdanningen 2002. 
3. Terje Vestvik overtar ansvaret for antidopingsarbeidet med gjennomføring av kontrolltiltak 
i DFS. 



 
 
 
 
 
 



År 2002 den 18. mars holdt Norges Skytterstyre møte på Skytterkontoret, Oslo  
Til stede: Lars Stenerud, Alf Tobiassen, Hallvard Eri, Olav K. Vaaje, Jon G. Hofstad og 
Martin Stav.  
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik. Tor Laugen møtte i sak 11 og 20. 
Leder av jegerutvalget, Morten Eken, var tilstede og overleverte jegerutvalgets rapport. 
 
Sak 11/2002: Tingsak. Regnskap for 2001 m/årsberetning 
Følgende regnskap for 2001 legges fram for Skyttertinget 2002 sammen med 
revisjonsberetning.  

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
REGNSKAP PRIVATE OG OFFENTLIGE MIDLER  

Resultatregnskap 2001 
    

DRIFTSINNTEKTER Noter 2001 2000
  

Salgsinntekter 3,4,5 21 470 591 22 251 304
Abonnementsinntekter 4 1 701 639 1 388 439
Offentlige tilskudd 2 27 755 000 27 865 000
Andre driftsinntekter  35 000 25 000
Salgsinntekter landslotteriet   2 268 198
Sum driftsinntekter  50 962 230 53 797 941

  
DRIFTSKOSTNADER   
Varekostnad 1 20 056 182 22 218 011
Lønnskostnad 1,11 7 177 482 6 861 192
Avskrivning varige driftsmidler 1,8 123 948 91 710
Annen driftskostnad 1 11 882 123 11 769 101
Utbetalte tilskudd 1 13 193 083 14 247 749
Sum driftskostnad  52 432 818 55 187 763

  
NETTO TIL/FRA PROSJEKT OFFENTLIGE MIDLER   
Overførte prosjektmidler til neste år 2,15 -737 870 -836 192
Overførte prosjektmidler fra tidligere år 2,15 836 192 1 678 268

  
DRIFTSRESULTAT PRIVATE MIDLER  -1 372 266 -547 746

  
FINANSINNTEKTER OG FINANSKOSTNADER   
Sum finansinntekter  661 394 597 824
Sum finanskostnader  9 410 28 284
Resultat av finansposter  651 984 569 540

  
ORDINÆRT RESULTAT FØR SKATT  -720 282 21 794

  
Skattekostnad på ordinært skattepliktig resultat 14 28 506 119 390

  
ÅRSRESULTAT  -748 788 -97 596

  
Overføringer og disponeringer   
Overførte midler DFSU  -161 838 -48 190
Overførte midler DFS Trygdefondet 13 5 681 7 102
Rekrutteringsfremmende tiltak 6 -119 515 827 990
Markedsføring/info 6 -396 000 
Avsatt til fri egenkapital  -77 116 -884 498
Sum  -748 788 -97 596



DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN    
BALANSE 31.12.2001    

 
2001 2000

EIENDELER Noter  
  

ANLEGGSMIDLER   
Varige driftsmidler   
Driftsløsøre, inventar, kontormaskiner 8 163 200 287 148
Sum varige driftsmidler  163 200 287 148

  
Finansielle anleggsmidler   
Lånefinansiering reservedelslager 9 500 001 500 001
Andre langsiktige fordringer   50 000
Sum finansielle anleggsmidler  500 001 550 001

  
SUM ANLEGGSMIDLER  663 201 837 149

  
  

OMLØPSMIDLER   
Varer 10 3 148 663 3 868 702

  
Fordringer   
Kundefordringer  2 169 791 2 839 535
Andre kortsiktige fordringer 10 508 877 532 306
Forskudd leverandører   198 000
Sum fordringer  2 678 668 3 569 841

  
Bankinnskudd, kontanter og lignende 12 4 295 155 4 730 780

  
SUM OMLØPSMIDLER  10 122 486 12 169 323

  
SUM EIENDELER  10 785 687 13 006 472
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN    
BALANSE 31.12.2001    

2001 2000
EGENKAPITAL OG GJELD Noter  

  
EGENKAPITAL     
Opptjent kapital   
Øremerkede midler:   
DFSU midler  500 360 662 198
Rekrutteringsfremmende tiltak 6 708 475 827 990
DFS Trygdefondet 13 639 623 633 942
Felt-/skifelt  699 847 699 847
Markedsføring/informasjon 6 663 040 1 059 040
Sum øremerkede midler  3 211 345 3 883 017

  
Fri egenkapital  2 693 525 2 770 641

  
Sum opptjent kapital  5 904 870 6 653 658

  
SUM EGENKAPITAL  5 904 870 6 653 658

  
GJELD   
Kortsiktig gjeld   
Ubenyttede prosjektmidler 15 737 870 836 192
Leverandørgjeld  2 863 986 4 027 410
Betalbar skatt 14 167 626 258 484
Skyldig offentlige avgifter  460 033 558 554
Annen kortisktig gjeld  651 302 672 175
Sum kortsiktig gjeld  4 880 817 6 352 815

  
SUM GJELD  4 880 817 6 352 815

  
SUM EGENKAPITAL OG GJELD  10 785 687 13 006 472
 
 
 
 

Oslo, 18 mars 2002 
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DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
 
Regnskapsprinsipper 
Årsregnskapet er satt opp i samsvar med regnskapslovens bestemmelser og er utarbeidet 
etter norske regnskapsregler og anbefalinger til god regnskapsskikk. 
 
Regnskapet omfatter Det frivillige Skyttervesens private midler og offentlige midler.  Det er 
utarbeidet et separat regnskap for offentlige midler mottatt over statsbudsjettet som er inntatt 
som note i regnskapet.  Eventuelle offentlige midler som ikke er benyttet i tildelingsåret, men 
som overføres til bruk senere år, inngår som betalingsmidler og er oppført som ubenyttede 
prosjektmidler i balansen. 
 
Aktiviteten som er finansiert over DFS’ private midler, er i regnskapet fordelt på følgende 
virksomhetsområder: 

- Salg av våpen, ammunisjon og organisasjonsartikler, 
- drift av Norsk Skyttertidende, 
- utvikling og salg av administrasjonsprogram for skytterlag og skyttersamlag, og 
- annen organisasjonsvirksomhet som ikke dekkes av offentlige midler. 

 
Transaksjoner regnskapsføres til verdien på transaksjonstidspunktet og inntekt resultatføres 
når den er opptjent.  Utgifter er kostnadsført i samme periode som tilhørende inntekt. 
 
Klassifisering av balanseposter 
Omløpsmidler og kortsiktig gjeld omfatter normalt poster som forfaller til betaling innen et år 
etter balansedagen, samt poster som knytter seg til varekretsløpet.  Øvrige poster er 
klassifisert som anleggsmidler. 
 
Kundefordringer 
Kundefordringene er oppført i balansen til pålydende etter fradrag for avsetninger til forventet 
tap. 
 
Varebeholdninger 
Lager av innkjøpte varer for videresalg er verdsatt til laveste av anskaffelseskort etter FIFO-
prinsippet og virkelig verdi. 
 
 
Varige driftsmidler 
Eiendeler bestemt til varig eie og bruk, balanseføres og avskrives.  Avskrivning 
gjennomføres lineært over driftsmidlets økonomiske levetid.  
 
Skatter 
Salgsavdelingens virksomhet er av ligningsmyndighetene definert som skattepliktig 
virksomhet.  Årets betalbare skatter beregnes med 28% av overskuddet i salgsvirksomheten, 
korrigert for de forskjeller som foreligger mellom regnskapsmessig og skattemessig resultat.  
Utsatt skattefordel beregnes på bakgrunn av de midlertidige forskjeller som foreligger. 
 
Pensjonsforpliktelser 
DFS har pensjonsforpliktelser knyttet til avtalefestet pensjonsordning.  I samsvar med 
bestemmelser for små foretak er forpliktelsene ikke balanseført. 
 
 
 
 
 
 



Note 1 Fordeling av kostnader  
  
 Varekostnad Lønnskostnad Avskrivninger Annen kostnad Utbet tilskudd Sum

Private midler  
Salgsvirksomheten 18 743 922 922 767 28 113 1 256 687 20 951 489
Norsk Skyttertidende 1 312 260 257 895  489 137 2 059 292
Administrasjonsprogrammet 101 276  663 247 764 523
Øvrig virksomhet privat midler 81 550 57 696 1 255 113 1 394 359
Sum private midler 20 056 182 1 363 488 85 809 3 664 184 0 25 169 663

  
Offentlige midler  
11   Administrasjon 5 081 362 38 139 3 137 620 8 257 121
12a Landsskytterstevnet 278 525  1 023 064 1 301 589
12b Nordisk Mesterskap 48 814  214 441 263 255
12c Norgescup 9 583  102 868 27 000 139 451
12d NM skifelt og skogsløp 5 862  78 304 16 000 100 166
13   Medaljer/diplomer/premier  471 406 471 406
14   Statsbidrag  3 051 353 3 051 353
15   Anleggsavdelingen 20 146  1 430 356 4 040 343 5 490 845
15   Miljøpakkemidler 75 733  55 711 4 884 421 5 015 865
16   Utdanning 125 532  578 453 60 013 763 998
17   Rekruttering 68 051  555 876 671 073 1 295 000
18   Feltskyting/skifeltskyting 34 554  223 389 408 315 666 258
20   Markedsføring 65 832  343 754 34 565 444 151
21   Prosjekt blyforurensning  2 697 2 697
Sum offentlige midler 0 5 813 994 38 139 8 217 939 13 193 083 27 263 155

  
Sum totalt 20 056 182 7 177 482 123 948 11 882 123 13 193 083 52 432 818

 
 
 
 
 
 
 
 



Note 2 - DFS offentlige midler

2001 2000
INNTEKTER 
Ordinære tilskudd 22 755 000 22 755 000
Miljøpakkemidler 5 000 000 5 000 000
Prosjektmidler håndbok 100 000
Prosjektmidler filmprosjekt 10 000
Sum inntekter 27 755 000 27 865 000

UTGIFTER 
11 – Administrasjon 8 257 121 7 678 766

12 – Arrangementer 
12a Landsskytterstevnet 1 301 589 768 884
12b Nordisk Mesterskap 263 255 288 306
12c Norgescupen 139 451 112 247
12d NM skifelt og NM skogsløp 100 166 91 817
Sum post 12  1 804 461 1 261 254

13 Medaljer, diplomer og premier 471 406 481 609

14 Tilskudd lag, samlag og kretser 3 051 353 3 097 330

15 Anleggsavdelingen 10 506 710 10 950 929

16 Utdanning 763 998 950 910

17 Rekruttering 1 295 000 1 503 476

18 - Felt- og skifeltskyting 
18a Feltskyting 391 600 394 800
18b Skifeltskyting 274 658 442 519
18c Rekrutteringsbidrag 83 700
Sum post 18 666 258 921 019

19 Ammunisjonsbidrag 590 167 1 332 237

20 Markedsføring 444 151 516 164

21 Prosjekt blyforurensning 2 697 13 382

Sum utgifter 27 853 322 28 707 076

Ubenyttede prosjektmidler -98 322 -842 076

Overførte prosjektmidler fra tidligere år 836 192 1 678 268
Overførte prosjektmidler til senere perioder 737 870 836 192

Resultat offentlige midler 0 0
 
 
 
 



Note 3 – Driftsregnskap salgsvirksomheten   
 SUM VÅPEN AMMUNISJON ANNET SALG 
 2001 Budsjett 2000 2001 2000 2001 2000 2001 2000 

Salgsinntekter   
Ordinære salgsinntekter 20 456 917 18 425 000 21 751 256 7 245 736 7 400 621 12 567 576 13 664 963 643 605 685 672 
Pristilskudd 590 167 1 500 000 1 332 237  590 167 1 332 237  
Sum salgsinntekter 21 047 084 19 925 000 23 083 493 7 245 736 7 400 621 13 157 743 14 997 200 643 605 685 672 

   
Varekostnader   
Varekjøp 18 023 883 17 425 000 21 401 950 5 970 531 6 515 289 11 488 395 14 081 733 564 957 804 928 
Endring varelager 720 039 0 -1 009 043 121 640 -286 377 518 428 -387 347 79 971 -335 319 
Sum varekostnader 18 743 922 17 425 000 20 392 907 6 092 171 6 228 912 12 006 823 13 694 386 644 928 469 609 

   
Bruttofortjeneste 2 303 162 2 500 000 2 690 586 1 153 565 1 171 709 1 150 920 1 302 814 -1 323 216 063 
Bruttofortjeneste i prosent 10,94 12,55 11,66 15,92 15,83 8,75 8,69 -0,21 31,51 

   
Lønnskostnader 922 767 800 000 908 243   

  Totalt pristilskudd på solgt ammunisjon: 
Avskrivning driftsmidler 28 113 25 000 26 058  Antall Artikkel Nedskr 

sats
Totalt 

  1066340 Skan Sierra 0,768810 819 812,86 
Annen driftskostnad:  119140 Black King 0,768810 91 596,02 
Frakter ved salg 570 096 500 000 436 739  553000 Sierrakule 0,335180 185 354,54 
Husleiekostnader 299 082 210 000 262 110  121500 Sierrakule, Moly 0,335180 40 724,37 
Leasing/driftsavtaler 11 751 124 412  Sum 1 137 487,79 
Revisjon 31 890 40 000 49 991  Herav dekket av ammunisjonsbidraget off. midler 590 167,00 
Servicestasjonene 28 660 20 000 57 160   
Andre fremmede tjenester 30 599 10 000 21 425   
Kontorrekvisita og trykksaker 52 191 50 000 53 128   
Telefon og porto 23 403 25 000 40 066   
Reise- og oppholdsutgifter 67 259 110 000 131 273   
Salgs- og reklameutgifter 124 420 160 000 136 029   
Forsikringspremier 17 336   
Andre kostnader 20 000 14 519   
Tap på krav 3 205   
Sum annen driftskostnad 1 256 687 1 145 000 1 330 057   
Driftsresultat 95 595 530 000 426 228   



Note 4 - Driftsregnskap for Norsk Skyttertidende  
 

Regnskap 2001 Budsjett 2001 Regnskap 2000
Driftsinntekter  
Annonseinntekter 589 045 600 000 323 672
Abonnementsinntekter 1 701 639 1 400 000 1 388 439
Sum driftsinntekter 2 290 684 2 000 000 1 712 111

 
Produksjons- /distribusjonskostnader:  
Trykningsutgifter 812 320 900 000 1 021 491
Porto og distribusjon 420 167 350 000 354 831
Andre produksjonskostnader 79 773 70 000 142 546
Sum produksjon og distribusjon 1 312 260 1 320 000 1 518 868

 
Lønnskostnader 257 895 150 000 247 110

 
Annen driftskostnad:  
Revisjon 28 385 20 000 53 784
Andre fremmede tjenester 50 358  
Kontorutgifter 151 854 125 000 288 559
Reise- og oppholdsutgifter 233 143 300 000 249 261
Markedsføring 21 785 50 000 48 068
Andre utgifter 3 612 10 000 
Tap på fordringer  11 251
Sum annen driftskostnad 489 137 505 000 650 923

 
Driftsresultat 231 392 25 000 -704 790

 
Andel av felleskostnadene  
NST’s andel av felleskostnadene er:  
Lønnskostnader: 10 % av off. midler 468 013  
Husleie: 10 % av off. midler  80 731  
Sum 548 744  
 
 
Note 5 - Salg administrasjonprogram til skytterlag og skyttersamlag

 
Regnskap 2001 Budsjett 2001 Regnskap 2000

Inntekter  
Salgsinntekter Windowsversjonen 250 524 225 000 
Vedlikeholdsavtaler 174 105 225 000 176 376
Sum inntekter 424 629 450 000 176 376

 
Lønnskostnader 101 276 40 000 35 487

 
Annen driftskostnad:  
Inventar, kontormaskiner, driftsmateriale 44 027  14 000
Konsulentbistand 558 175 250 000 395 095
Kontorrekvisita 45 230 60 000 6 501
Telefon og porto 1 386 20 000 6 286
Reise- og oppholdsutgifter 11 429 40 000 4 502
Markedsføring 3 000 40 000 1 814
Sum annen driftskostnad 663 247 410 000 428 198

 
Driftsresultat -339 894 0 -287 309



Note 6 Øvrig virksomhet  
  

Regnskap 2001 Budsjett Regnskap 2000
Lønns-/personalkostn 74 820  
Avskrivninger 57 696  48 244
Inventar og utstyr 19 159  36 620
Produksjon av film/video 396 000  
Reise- og oppholdsutgifter, representasjon 197 217 150 000 84 539
Ansvarsforsikring -5 681 10 000 -7 102
Andre kostnader 105 204 140 000 191 390
Utgifter landslotteriet 2000 119 515  

963 930 290 000 353 691
 
 
 
Note 7 Organisasjonsutgifter  
 Regnskap 2001 Budsjett Regnskap 2000
Landsskytterstevnet 241 880 220 000 319 698
Nordisk Mesterskap 15 711 30 000 26 530
Skifeltskyting 11 000 20 000 11 136
DFSU 161 838 200 000 48 190
Gaver og organisasjonsartikler  75 620
 430 429 470 000 481 174
 
 
Note 8 - varige driftsmidler  

Salgs- Øvrig Offentlige 
avdelingen virksomhet midler Sum

Anskaffelseskost 01.01.01 108 405 192 325 127 133 427 863
Tilgang 0 0 0 0
Avgang 0 0 0 0
Anskaffelseskost 31.12.01 108 405 192 325 127 133 427 863

 
Akkumulerte avskrivninger 31.12.01 86 020 123 096 55 547 264 663

 
Bokført verdi 31.12.01 22 385 69 229 71 586 163 200

 
Årets avskrivninger 28 113 57 696 38 139 123 948

 
Økonomisk levetid 3 år 3 år 3 år 
Avskrivningsplan 30 % 30 % 30 % 
 
 
Note 9 Fordringer/gjeld  
Fordringer med forfall senere enn ett år:  

2001 2000
Lånefinansiering reservedelslager 500 001 500 001

 
Ingen del av gjelden forfaller senere enn 5 år 
 
 
 
 
 

 
 



Note 10 Varebeholdning  
2001 2000

Våpen 1 078 405 1 200 045
Ammunisjon 1 467 271 1 985 699
Organisasjonsartikler 602 987 682 958
Sum 3 148 663 3 868 702

 
Beholdning av standardpremier 335 653 268 325

 
Beholdningene er oppført til anskaffelseskost.  Det er ikke ukurans i beholdningene. 
Beholdningen av standardpremier er vurdert som forskuddsbetalt kostnad og inngår i 
posten "annen kortsiktig fordring".  
 
 
Note 11 Lønnskostnader ansatte, godtgjørelser, lån til ansatte 
 
Samlede lønnskostnader i resultatregnskapet er fordelt på følgende poster: 

2001 2000
Lønnskostnader 6 171 856 5 900 972
Folketrygdavgift 849 069 821 516
Pensjonskostnader (AFP) 24 416 22 015
Annen godtgjørelse 132 141 116 689
Sum 7 177 482 6 861 192
 
Gjennomsnittlig antall ansatte i 2001: 16 
 
 

Generalsekretær Styret
Lønn 451 153 25 000
Annen godtgjørelse 833 102 000
Sum 451 986 127 000
 
 
 
Lån til øvrige ansatte i organisasjonen utgjør kr 72 132,00. 
 
Det foreligger ikke avtale om spesielle pensjonsrettigheter, sluttvederlagsordninger eller 
andre godtgjørelser. 
 
 
Revisor 
Kostnadsført honorar revisjon 148 635 
Kostnadsført annet honorar 126 614 
Sum 275 249 
 
 
Note 12 Bundne midler, garantier 

2001 2000
Skattetrekkskonto 412 371 436 451
Portogaranti 15 500 15 500
Tollgaranti 250 000 250 000
Garanti Landslotteriet  1 260 000
Sum 677 871 1 961 951
 
 
 



Note 13 DFS Trygdefond 
Det er ikke foretatt utbetalinger fra Trygdefondet i 2001 
 
Innbetalinger fra skytterlagene til dekning av forsikringspremie 57 181
Årspremie ansvarsforsikring i Bank1 Oslo 51 500
For mye refundert premie, overført til DFS Trygdefond 5 681
 
 
Note 14 Skatter 
Årets skattekostnad består av skatter på overskudd i salgsvirksomheten  
og fremkommer som følger: 
Overskudd salgsvirksomheten 95 595
Permanente forskjeller 179
Endring midlertidige forskjeller 6 204
Netto skattepliktig inntekt 101 978
 
Betalbar skatt herved 28 532
 
 
Midlertidige forskjeller 31.12.2001 31.12.2000 Endring
Fordringer -40 000 -40 000 0
Varige driftsmidler -67 898 -61 694 6 204
Midlertidige forskjeller -107 898 -101 694 6 204
Utsatt skattefordel herved -30 211 -28 474 1 737
 
I samsvar med god regnskapsskikk for små foretak er utsatt skattefordel unnlatt balanseført.  
Årets bokførte endring i utsatt skatt er derfor 0. 
 
 
Skyldig betalbare skatter består av følgende poster 
Avsatt betalbare skatter vedrørende 2001 28 532
Avsatt betalbare skatter vedrørende 1998  
ubetalt på grunn av feil i ligningsbehandlingen 139 094
Skyldig betalbare skatter 167 626
 
 
Note 15 Ubenyttede prosjektmidler  
Bokførte midler som gjelder mottatte tilskudd overført til senere år: 

31.12.2001 31.12.2000
Rest ubenyttede ordinære mottatte tilskudd 0 16 852
Ubenyttede midler filmprosjekt 10 000 10 000
Rest ubenyttede prosjektmidler håndbok 34 395 100 000
Miljøpakkemidler overført til bruk neste år 693 475 709 340
Sum 737 870 836 192
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
ÅRSBERETNING 2001 AVGITT I HENHOLD TIL REGNSKAPSLOVEN 
Det frivillige Skyttervesen (DFS) er en ideell, frivillig, landsomfattende organisasjon opprettet 
av Stortinget i 1892 med formål å fremme praktisk skyteferdighet innen det norske folk og 
derved dyktiggjøre det for landets forsvar. 
 
Virksomheten skjer i skytterlagene (ca 950) over hele landet etter retningslinjer gitt av 
Stortinget, Skyttertinget og Norges Skytterstyre, med en utøvende administrasjon plassert 
ved Skytterkontoret i Oslo.  Den daglige sentrale virksomhet er basert på årlig bevilgning til 
DFS over Forsvarsbudsjettets kap. 1719. 
 
DFS har en egen salgsavdeling hvor våpen, ammunisjon og organisasjonsartikler omsettes.  
Annet hvert år har DFS et landslotteri.  Inntektene fra denne virksomheten dekker en del 
utgifter som ikke kan belastes det regnskapet som viser bruk av bevilgningen gitt over 
Forsvarsbudsjettet. 
 
Fortsatt drift av organisasjonens virksomhet er lagt til grunn for regnskapet, da styret anser at 
forutsetningen for fortsatt drift av den sentrale virksomheten er til stede. 
 
Arbeidsmiljøet ved Skytterkontoret er sikret gjennom internkontroll for å ta vare på helse, 
miljø og sikkerhet.  Et eget verneombud sørger for at de pålagte kontrollrutiner blir fulgt.  
Skytterkontoret er tilknyttet bedriftslegeordning. 
 
Ingen alvorlige skader eller ulykker har rammet de ansatte i 2001.  Sykefraværet ved 
Skytterkontoret utgjorde 4,4 % av den ordinære arbeidstiden.  
 
Organisasjonens virksomhet påvirker det ytre miljøet på to hovedområder: 

- Gjennom salgsvirksomheten gjør en seg nytte av de transport- og 
distribusjonstilbud som finnes i samfunnet, og 

- aktiviteten i skytterlagene påvirker det ytre miljø vesentligste i form av støy.  Disse 
forholdene er regulert gjennom Forurensningsloven og tilhørende 
konsesjonsbestemmelser. 
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Sak 12/2002: Tingsak: Norges Skytterstyres årsmelding for 2001 
Norges Skytterstyre godkjente med de bemerkninger som kom fram i møte årsmeldingen for 
2001. Følgende årsmelding legges fram for Skyttertinget 2002: 
 

Årsmelding for 2001 
Norges Skytterstyre har i 2001 bestått av: Lars Stenerud, Moss, formann, Marvin 
Amundsgård, Kortgarden, nestformann, Halvard Eri, Lærdal, Alf Tobiassen, Bodø, Olav K. 
Vaaje, Vegårshei, Henning Westerås, Tromsø, DFSUs formann, Roar Haugen, kongevalgt 
medlem og Martin Stav, Forsvarsdepartementets representant.  
 
På Skyttertinget 2001 ble Alf Tobiassen valgt til ny nestformann, mens Jon G. Hofstad ble 
valgt til ny representant fra Midt-Norge. Hofstad overtok som representant for Midt-Norge 
etter Marvin Amundsgård fra Landsskytterstevnets avslutningsdag 4. august.. 
 
Det er i meldingsåret avholdt 10 styremøter, og 83 saker er behandlet. 
 
Skyttertinget 
I forbindelse med Landsskytterstevnet 2001 i Bodø, var SAS Radisson Hotell arena for 
Skyttertinget fredag 27. og lørdag 28. juli. I tillegg til et fulltallig Norges Skytterstyre var 
samtlige 50 samlag representert. Her omtales noen av sakene som ble behandlet: 
 
Handlingsplanstrategi 
Handlingsplan III videreføres i ytterligere 2 år, til og med 2004. Norges Skytterstyre inviterte 
til debatt om følgende tema:  

1. Forholdet til Forsvaret 
2. Landsskytterstevnet 
3. IT-utviklingen 
4. Prosjekt administrasjonskurs for ungdom i DFSU 

 
Saksbehandlingsregler for eksklusjon av skytterlag 
Etter anmodning fra Forsvarsdepartementet har Norges Skytterstyre etablert hjemmel og 
saksbehandlingsregler for eksklusjon av skytterlag. Skyttertinget vedtok følgende §1-15:  
”Et skytterlag som vedvarende unnlater å etterleve organisasjonens regler kan ekskluderes fra 
DFS. Vedtak om eksklusjon treffes av Skyttertinget etter innstilling fra Norges Skytterstyre. 
Før Skytterstyret avgir sin innstilling skal vedkommende lag i rekommandert brev bli 
orientert om at eksklusjon kan komme på tale, og få minst tre ukers frist til å avgi uttalelse i 
saken. Dersom laget ønsker det, eller Skytterstyret for øvrig finner behov for det, skal 
skytterlaget gis anledning til å avgi muntlig uttalelse til Norges Skytterstyre. Skytterstyrets 
innstilling skal sendes skyttertingsrepresentantene innen samme frist som den som til enhver 
tid gjelder for fremleggelse av saker på Skyttertinget”. §1-15 blir §1-16 og §1-16 blir §1-17. 
 
Jegerskyting i DFS 
Norges Skytterstyre ble gitt i oppdrag å oppnevne et eget utvalg som skal utrede 
organisasjonens forhold til jegerrelaterte aktiviteter i regi av DFS. Skytterstyret fikk fullmakt 
til å gi utvalget mandat. Saken legges frem for behandling ved Skyttertinget 2002. 
 
Søknad om å få tildelt Landsskytterstevnet 2004 
Gann skytterlag, Gjesdal skytterlag og Klepp skytterlag i Rogaland hadde søkt om å arrangere 
Landsskytterstevnet 2004 med Vatne skytebane som hovedarena og Gjesdal/Svartemyr som 



område for feltskytingen. Skyttertinget vedtok enstemmig at disse tre lagene skal stå som 
arrangør i 2004. 
 
Overgang fra klasse 5 til klasse V55 
Det ble lagt frem 3 forskjellige forslag (fra Akershus, Hordaland og Oslo skyttersamlag) 
angående endring av regelverket for overgangen fra klasse 5 til V55.  
Regelverket pkt 7.241 for Klasse V55 endres til: Klassen omfatter skyttere fra og med det år 
de fyller 55 år. Skyttere i klassene 1-5, AG3, V65 og V73 kan etter eget valg gå over til denne 
klassen. Vedtaket ble gjort mot en stemme. 
 
Valg på Skyttertinget 
Jon G. Hofstad ble valgt som ny representant for Midt-Norge i Norges Skytterstyre etter at 
Marvin Amundsgård hadde frasagt seg gjenvalg. Alf Tobiassen ble valgt som ny nestformann 
etter Marvin Amundsgård.  
 
Skyttertingsmiddagen 
Bodø kommune med ordfører, Odd Tore Fygle i spissen, var vertskapet for årets 
Skyttertingsmiddag. Ca. 200 feststemte var samlet. Under middagen ble Det frivillige 
Skyttervesens høyeste utmerkelse, fortjenestemedaljen, tildelt Johannes Østrem fra Stavanger 
og Kjell Jenvin fra Bodø. Det frivillige Skyttervesens hederstegn ble tildelt kontorfullmektig 
Brit Eva Nilsen, styremedlem Martin Stav og stevnepresident Einar K. Smedsvik. Etter 50 års 
innsats ved Skytterkontoret ble Svein Ringdal tildelt Kongens Fortjenestmedalje. 
 
Landsskytterstevnet 
Landskytterstevnet 2001 ble arrangert av Bodø Østre skytterlag i perioden 28. juli til 4. 
august. Bestemorenga var arena for baneskytingene og finfelten, mens Skaug var arena for 
grovfeltskytingen. 
 
Stevnet ble historisk ved at det for første gang ble kåret skytterkonge på elektroniske 
skyteskiver. Elektronikken fungerte perfekt både på 200 og 100 meter, og de nye 
publikumsdisplayene fikk en svært god mottakelse fra både skyttere og publikum. 
 
Stevnet ble preget av mye regnvær og vind. Dette gjorde sitt til at forholdene var noe 
varierende for skytterne. Arrangøren gjorde imidlertid en svært god jobb med arrangementet 
og gjennomførte stevnet i henhold til oppsatt plan på en profesjonell måte. 
 
Finalene i Stang og felthurtigskyting foregikk på Bestemorenga under gode værforhold. Dette 
ble en flott ramme rundt de spennende finalene hvor arrangøren også hadde satt opp egen 
tribune for publikum. Vinner av Stangskytingen ble John Olav Ågotnes, mens Reidar Ågedal 
vant felthurtigskytingen. 
 
Det deltok 3539 skyttere av 3943 påmelde deltakere. Dette gir et frafall på 10,2 %. 
Skytterkonge og vinner av H.M. Kongens pokal ble Arild Brodahl fra Fana med 346 poeng, 
mens Hans Bakken fra Stallvik ble skytterprins etter å ha tapt omskyting mot Brodahl. 
Skytterprinsesse ble Heidi Trudvang fra Raumnes skytterlag med poengsummen 340. 
Norgesmester i feltskyting ble Hans Bakken fra Stallvik med 41 treff etter å ha vunnet 
omskyting mot Trond Kjøll, Ringerike (nr. 2) og Karl Gunnar Strøm, Saltdal (nr. 3).   
 
Nordisk mesterskap i bane-, felt- og felthurtigskyting 
Mesterskapet ble arrangert i Østersund i Sverige helgen 31. august – 1. september. 



Følgende deltok på det norske laget: 
Arnt Erik Aune/Beiarn, Hans Bakken/Stallvik, Vebjørn Berg/Imenes, Trond Bergan/Jondalen, 
Arild Brodahl/Fana, Ola Tore Dokken/Nordre Land, Tor-Erik Fossli/Målselv, Sverre 
Frøshaug/Bjerkvik, Atle Håtuft/Meland,  Tor Harald Lund/Søgne, Ivar Rinde/Nordstrand, 
Steinar Rudseter/Raumnes, Liv Sollesnes/Jondal, Hans Kristian Wear/Styrvoll, John Olav 
Ågotnes/Fana, Edvin Aamot/Trondhjems, Ann Kristin Årskog/Jondalen.  
 
Danskene overrasket denne gangen stort ved at Bjarne Vejle ble den første individuelle vinner 
i baneskyting fra Danmark noen sinne. Når Bjarne Sørensen fulgte opp med individuelt gull i 
feltskytingen, ble dette et historisk mesterskap for danskene. Norge fikk sitt eneste 
individuelle gull i felthurtigskytingen ved Hans Bakken. Individuelle medaljer ble det også til 
Ann Kristin Årskog  og Vebjørn Berg for henholdsvis 2. og 3. plass i baneskyting. Norge vant 
lagkonkurransen i baneskyting, mens Sverige vant lagkonkurransene både i felt og felthurtig.  
 
Norgescup i baneskyting 2001 
Norgescupen  2001 ble gjennomført etter nye retningslinjer som ble vedtatt i  2000. 
 
Det ble arrangert 9 stevner fordelt på 3 helger. 1.runde ble arrangert i Rogaland med Karmøy, 
Skjold og Haugesund skytterlag som arrangører. Den 2. runde, i forbindelse med 
Landsskytterstevnet, ble arrangert av Beiarn, Saltdal og Gildeskål skytterlag 
Avslutningsrunden ble arrangert i Romsdal med Molde og Fannestranda, Nesjestranda og 
Skaala og Kleive skytterlag som arrangør. 
Kleive ble valgt til avslutningssted for årets Norgescup, og de presenterte et godt arrangement 
med god framstilling av hvordan et skytterstevne kan presenteres på elektronikk. 
Etter at 6 tellende stevner var gjennomført, sto Tor Harald Lund fra Søgne som vinner. 
Ola Tore Dokken fra Nordre Land fikk sølvmedalje og John Olav Ågotnes fra Fana fikk 
bronse. 
 
Klas Erik Lindstad (formann) og Tor Isak Laugen ble valgt til nye DFS-representanter i 
Norgescupkomiteen. Liv Sollesnes har vært skytternes representant i komiteen. 
 
Regnskap/økonomi 
Det frivillige Skyttervesen ble i 2001 bevilget et tilskudd på kr 27.755.000.  Det ordinære 
tilskuddet var på kr 22.755.000, og det ble bevilget kr 5.000.000 i såkalte miljøpakkemidler.  
Tilskuddet ble gitt etter søknad fra Skyttertinget 1999.  Norges Skytterstyre har brukt 
fullmakten gitt i samme Skytterting om justering på underposter. 
 
Tilskuddet regnskapsføres etter retningslinjer gitt av Forsvarsdepartementet og revideres av 
Nitschke AS. 
 
Skyttervesenets salgsvirksomhet  
Salgsavdelingen i Det frivillige Skyttervesen har i 2001 arbeidet med de samme 
produktgruppene som tidligere år. Salgsavdelingen har også i 2001 hatt bistand fra 
prosjektansvarlig for Landslotteriet. 
 
Avdelingens omsetningstall for 2001 viser at salgsinntektene er på kr 21 047 084.-   
kr 1 122 084.- over godkjent budsjett. 
 



Ammunisjonssalget   
Aktiviteten på dette feltet har vært noe lavere i 2001. En aktiv og god kampanje fra 1.10 til 
31.12 har likevel gitt en god omsetning.  
 
Ordinære salgsinntekter på ammunisjon for 2001 ble kr.13 157 743.- Resultatet er kr.842 
257.- lavere enn budsjett. 
 
NAMMO Raufoss A/S utvidet igjen sitt produktspekter i ”Black King” serien  med et nytt 
produkt. Rekruttammunisjon ble også  ”medlem” av denne serien. Salget av denne typen 
endte med 120 000 enheter. 
 
Salget av kaliber .22 ammunisjon har vært svært bra også i 2001. Salget ble som i 2000, ca 
1,9 mill. enheter. Resultatet viser at skytterlagene aksepterer den høye kvaliteten vi har valgt, 
som automatisk gir en høyere pris. Både DFS og importør/produsent er svært fornøyde med 
resultatet. 
 
Våpensalget  
Våpensalget er stadig stabilt og godt. DFS solgte i 2001 SAUER-produkter for kr. 7 245 736,- 
mot  budsjettert kr 5.500.000,-. Skytterlagene er stadig like aktive med å hjelpe sine 
medlemmer med finansiering av våpen. Skytterlagene har også startet investeringen av nye 
lagsvåpen, noe som også synes på salget.  
 
Høsten 2000 startet SAUER med å produsere et våpen med juniorskjefte, og høsten 2001 fikk 
vi de første kompletteringssettene med dette skjefte. Etter at SAUER forandret dioptersiktet 
ved å fjerne den justerbare hullskiva, lagde de en enkel Irisblender som ble lansert høsten 
2001. Denne kan fåes kjøpt ved våpenbestilling. 
 
Oversikten viser sammenlignet salg 1999 – 2001 
 

Type/kal Solgt i 1999 2000 2001 
Kompl. våpen i kal. 6,5 483 475 397 
Kompl. våpen i kal. 6,5 m/ ”Juniorskjefte”  9 56 
Kompl. våpen i kal. 7,62 16 9 16 
Kompl. våpen i kal. 22 89 82 71 
Kompl. våpen i kal. 22 m/ ”Juniorskjefte”  2 6 
Ombyggingssett 301 302 324 
Kompletteringssett 37 32 37 
Irisblender   123 
Magasin 1025 869 871 

 
Annet salg 
Denne gruppen omfatter stevnemateriell,  profileringsartikler og medlemskort. Varegruppen 
har hatt en omsetning på kr.643 605.- mot budsjettert kr 425 000,-.  
 
Salgsavdelingen hadde ikke andre arrangementsbesøk enn Landsskytterstevnet  i 2001, men 
vi har profilert våre produkter på kurs/seminar/samlinger. Vi har også i år utvidet vårt 
produktspekter med flere populære effekter. Ved årets utgang er vi kommet godt i gang med 
en produktbrosjyre som skyttere og tillitsvalgte kommer til å få stor glede av. 
 
 



IT-arbeidet i DFS  
Utviklingen av windows-versjonen av administrasjonsprogrammet pågikk for fullt dette året 
og 1. oktober var programmet klart for salg til både skytterlag og samlag. Etterspørselen etter 
den nye windows-versjonen var meget stor og over 200 lag sto på venteliste når programmet 
var klart. Ved utgangen av året hadde over 300 lag kjøpt programmet. 
 
Samarbeidet med Forsvaret     
Samarbeidet mellom DFS og Forsvaret har i 2001 vært meget godt, og til stor nytte for begge 
parter. Landsskytterstevnet ble støttet av FKN, HFK, HV 14 og Bodø hovedflystasjon som 
gjorde en glimrende jobb med planlegging og gjennomføring. 
 
Samarbeidet med Forsvaret og Hærens Forsyningskommando om innkjøp av elektroniske 
skyteskiver til bruk på Landsskytterstevnet var en milepæl som krevde mye ressurser i 2001.  
3 uker før Landsskytterstevnet i Bodø var alt utstyr levert og testet i Bodø. Kongsberg 
Mikroelektronikk A/S hadde kontrakten med å levere både skiver og publikumsløsninger. 
Denne kontrakten hadde en verdi på 7 millioner kroner med tilliggende opsjoner på 5 
millioner kroner. Utstyret er mobilt og skal sendes rundt til de enkelte arrangørene av 
Landsskytterstevnet. Mellom stevnene er utstyret til disposisjon for Forsvarets anlegg. 
 
Handlingsplan III 
Handlingsplan III er videre fulgt opp av Norges Skytterstyre. Skyttertinget vedtok å forlenge 
planens gyldighet i ytterligere to år fram til og med 2004.  Av konkrete gjennomføringstiltak 
nevnes følgende: 

- Windows-versjon av administrasjonsprogrammet er ferdigutviklet. 
- Håndbok for skytterlag er ferdigstilt og utsendes våren 2002. 
- Rapport om blyforurensning på innendørsbaner er avsluttet. 
- Det er inngått ny ammunisjonsavtale mellom DFS og Nammo Raufoss A/S. 
- Et eventuelt eget NM i felt utenom Landsskytterstevnet er drøftet og avvist av 

Skyttertinget 2001. 
- Bidragsreglene til feltarrangører er endret på Skyttertinget 2001.   

   
Antidopingsarbeidet       
Det ble foretatt dopingkontroll på Landsskytterstevnet i Bodø, også denne gang i form av 
stikkprøver. Fire skyttere ble trukket ut. Prøvene ble analysert ved Aker sykehus i Oslo, og 
alle var negative. 
 
Skifeltskytingsarbeidet 
Utvalget for skifeltskyting (DFS/SFU) har ledet arbeidet innen sektoren etter fastlagte 
retningslinjer.  
Årets NM arrangør i skifeltskyting, Hedmark skyttersamlag, sto for et meget godt 
arrangement. Det var grunn til å forvente en del reduksjon i deltakelsen, ettersom det høsten 
2000 ble besluttet å nedlegge HV mesterskapet, som de siste år har blitt arrangert parallelt 
med NM. Det var gledelig å registrere at deltakernivået på tross av dette nesten ble 
opprettholdt med ca. 80 utøvere. Endelig ble det Rolf Magne Hellevang, HV10/Rand 
skytterlag, sin tur til vinne normaldistansen og til å motta Kongepokalen. 
Landskamp mellom Sverige og Norge ble avviklet etter tradisjonelt mønster med FSR som 
vertskap. Norge vant landskampene for menn, kvinner og menn junior i skifeltsprint, mens 
Sverige vant tilsvarende i normalprogrammet.  
Det er i løpet av året arrangert 8 konkurranser i Norgescupen, inklusive NM. Totalt har 37 
utøvere tatt poeng i cupen.  



Evje og Hornnes skytterlag, Lund skytterlag og Øvrebø skytterlag arrangerte NM i skogsløp 
med feltskyting. Med god støtte fra Agder Regiment som stilte nødvendige fasiliteter i 
Evjemoen militærleir og skytefelt til disposisjon, sto arrangørlagene for et godt mesterskap. 
Skifeltmiljøet består av en liten kjerne med utøvere som satser mye på sin idrett. Disse 
utøverne deltar flittig i det sentrale konkurransetilbudet. Imidlertid er det betydelig dårligere 
med konkurranser i regi av samlagene, og særlig på lagsnivå synes konkurransetilbudet å 
være så å si helt fraværende. For å støtte opp om aktivitet på lokalplanet har Utvalget for 
skifeltskyting påbegynt utvikling av et ”Skyteskolekonsept” til bruk i lagene.    
 
Skytebaner 
Interessen for elektroniske skiver har økt ytterligere. Svært mange skytterlag har gjort 
henvendelser til Skytterkontoret om mulighetene for ulike tilskudd til investering i slikt utstyr. 
Dette gjelder spesielt ordinært banebidrag fra DFS og spillemidler til rehabilitering. 
Investering i elektroniske skiver har utvilsomt gitt mange lag en ”vitamininnsprøyting”, og er 
et sunt tegn for aktiviteten ute i skytterlagene. For DFS har likevel etterspørselen etter 
ordinært banebidrag til dette formålet ført til et svært stort press på budsjettet, med restanser 
som resultat. Det viste seg nødvendig å redusere satsene for ordinært banebidrag med 25 %, 
samtidig som det er skjedd en viss omlegging av denne bidragsordningen. Dette framgår av 
reviderte utfyllende bestemmelser, vedtatt av Norges Skytterstyre. Planlagte kurs for 
samlagenes skytebanekontakter ble dessverre avlyst på grunn av den vanskelige 
budsjettsituasjonen. 
 
Anleggsavdelingen har som tidligere benyttet ingeniør Jan Håkon Hensel som konsulent i 
miljøpakkeprosjektet. Videre har sivilarkitekt Arnt Olav Penne utført reguleringsplanoppdrag, 
mens advokat Sven Knagenhjelm har bistått i mange saker, herunder som prosessfullmektig i 
flere ekspropriasjonssaker.  
 
Miljøpakkearbeidet har som tidligere vært en prioritert oppgave. For nærmere informasjon om 
dette arbeidet og oppnådde resultater vises til egen rapport. 
 
Følgende  skytterlag fikk utbetalt ferdig ordinært banebidrag: 
 
Austre Målselv/Troms, Bromma/Hallingdal, Eikesdal/Romsdal, Eina/Opland, 
Engeren/Østerdal, Eresfjord/Romsdal, Evenes/Ofoten, Fana/Hordaland, Gildeskål/Salten, 
Gula/Sogn Ytre, Kleive/Romsdal, Malvik/Uttrøndelag, Mandal/Vest-Agder, Målsnes/Troms, 
Nore/Numedal, Sarpsborg/Østfold, Skytterlaget Vaagakallen/Lofoten, 
Skånevik/Sunnhordland, Storjord/Troms, Stranda/Sunnmør, Sæberget/Sunnmør, 
Uvdal/Numedal, Vestre Målselv/Troms, Vetlefjorden/Sogn Ytre, Viksdalen/Sunnfjord, Øystre 
Slidre/Valdres.   
 
Av budsjettmessige grunner ble det ikke utdelt ekstraordinære banebidrag i 2001. 
 
Skytingens Dag 
Skytingens Dag ble arrangert søndag 27.mai. 9.572 skyttere deltok, noe som var en nedgang 
på 95 personer, sammenlignet med 2000. Mo skytterlag hadde flest deltakere med 113 og av 
samlagene hadde Salten flest deltakere med 468.  
 
Til markedsføring av dagen fikk følgende skytterlag 2.000 kroner i tilskudd fra DFS:  



Stiklestad & Vuku, Surnadal, Sande, Enebakk, Bjøllånes, Granvin, Åsane/Hordvik, Bromma, 
Rælingen, Ski, Volda, Gutvik, Trøgstad og Skude. I tillegg mottok Hallingdal, Salten, 
Namdal og Valdres skyttersamlag 2.000 kroner hver til markedsføring. 
 
Den sentrale instruktør- og lederutdanning  
Skyteinstruktørutdannelsen i DFS har gjennom flere år registrert en lav deltakelse på sine 
ukeskurs. Denne trenden gjelder ikke på de alternative gjennomføringene, hvor antall 
påmeldte ligger godt over antall elevplasser. 
Forsvarets omstilling i 2001, har medført at Heimevernskolen Torpo blir nedlagt fra nyttår. 
Organisasjonens faste kurssted for samarbeidskursene med HV er derfor borte. 
DFS har jobbet aktivt for å finne et nytt egnet sted, og har kommet frem til at Ulven leir i Os 
vil være kurssted for kursene i 2002. Dette er å regne som en midlertidig løsning, da DFS er 
lovet en fast ordning med Heimevernskolen Dombås eller det nye kurssenteret til HV på 
Værnes.   
 
Skyteinstruktørkurs I DFS/HV for Sør-Norge ble gjennomført ved HV-skolen Torpo i tiden 
7.– 11. mai 2001. 
Kurset hadde liten deltakelse. Tilbakemeldingen fra elevene er svært positive, og kurset vil bli 
videreført i sin nåværende form. 
 
Skyteinstruktørkurs I DFS/HV for Nord-Norge ble gjennomført på Setermoen i tiden 28/5–1/6 
2001.  Kurset hadde svært liten deltakelse, og var nær ved å ikke bli gjennomført. 
Kursrefleksjoner samsvarer med tilsvarende kurs på Torpo. 
 
Skyteinstruktørkurs I, alternativ gjennomføring. 
Det alternative skyteinstruktørkurset er blitt svært populært. Årets kurs ble avholdt for 
Sørlandet landsdel, i Evjemoen militærleir. Kurset ble avholdt i perioden 12.-14. januar 2001. 
 
Skyteinstruktørkurs for HVUB Kongsvinger 
I samarbeid med Norges Idrettshøgskole/Forsvarets Institutt gjennomførte 
utdanningsavdelingen enkeltstående forelesninger for elever ved Heimevernets UB( Utskrevet 
befal ) utdanning på Kongsvinger. Etter et koordineringsmøte i desember er det fra HV gitt 
ønske om at samarbeidet skal fortsette i en fast årlig form. Det er i tillegg ønsket at samme 
tilbud skal gis til HVUB utdannelsen i Porsanger. Norges Skytterstyre vil gi sin innstilling til 
dette i 2002. 
 
Skyteinstruktørkurs II ved HV-skolen Torpo ble gjennomført i tiden 12. - 16. november med 
11 elever. Dette elevtallet er svært lavt. Også dette kurset har meget positive tilbakemeldinger 
fra elevene. Det er besluttet å gjennomføre dette kurset som et alternativkurs i 2002. Kurset 
blir da på 4 dager, og avholdt på torsdag – søndag. 
 
Kurs III for samlagsinstruktørene i ble gjennomført på Mastemyr 1.– 2. desember 2001. Det 
var godt frammøte og gode evalueringer av programmet. Neste kurs III er  planlagt 
gjennomført i Tromsø 30/11-1/12 2002. 
 
Kurs for nye tillitsvalgte i samlagene ble arrangert i Oslo 2. - 4. februar. Det var godt 
frammøte til kurset. 
 



Regionale seminar for landsdel ble arrangert slik: For Midt-Norge 10.-11 mars, og for 
Østlandet 3.-4. november. Seminarene hadde god deltakelse, men for Østlandet hadde 4 
samlag ikke funnet anledning til å komme.  
 
Øvrig instruksjons- og utdanningsvirksomhet 
Som tidligere har utdanningsavdelingen bidratt med instruktør- og foreleserstøtte til kurs og 
samlinger på samlags- og landsdelskretsplan. De fleste forespørsler er dekket. 
Skytterne i idrettstroppen er besøkt ihht. avtale med Forsvaret/NIF. Norges 
Idrettshøgskole/Forsvarets avdeling er støttet i sin kursvirksomhet som angår rifleskyting.        
 
Materiell til tillitsvalgte samt undervisnings- og instruksjonsmateriell 
Utdanningsavdelingen ved Skytterkontoret har i 2001 videreført arbeidet med utvikling og 
revidering av vårt materiell. Utviklingen av ”Håndbok for skytterlag” har vært 
hovedprosjektet i året. Det er ellers gjennomført en fornying av brosjyren ”Kort om 
skytestillinger”.  Det registreres at skytterlag og samlag er godt fornøyd med det materiellet 
som de kan bestille fra Skytterkontoret. 
 
Ungdoms- og rekrutteringsarbeidet  
Det frivillige Skyttervesens Ungdomsutvalg (DFSU) har ledet dette arbeidet, og kan se tilbake 
på et år med stor aktivitet. Det er gledelig å se at rekrutteringen øker i de yngste klassene, da 
særlig klasse Aspirant som har fått bra tilslutning. Dette er et resultat av at mange lag driver 
godt rekrutteringsarbeide. 
 
DFSU har i 2001 økt sin satsning for å engasjere ungdommen i administrasjon av eget 
skytterlag. Administrasjonskurs for ungdom 15-25 år, er et prosjekt DFSU har drevet over en 
treårsperiode. Det tredje kurset i forbindelse med dette prøveprosjektet ble gjennomført på 
Skytterkontoret 1. desember 2001.  
 
Deltakerne på prøveprosjektet er organisert i prosjektgrupper. Sunnhordland, Nordmør, 
Troms, Rogaland og Østerdal er med på prøveprosjektet. Prosjektgruppene vil bli fulgt opp 
med evaluering av prosjektet, og utvekslingen av erfaringer vil avgjøre om et 
administrasjonskurs for ungdom vil bli et fremtidig prosjekt. Det blir spennende å se om dette 
kursalternativet vil bringe unge tillitsmenn inn i det administrative arbeidet i organisasjonen. 
 
I 2001 var det 40 lag som arrangerte skyteskole, en nedgang på 4 i forhold til år 2000 . Lagene 
fikk 1500 kroner i bidrag for avholdt skyteskole på 15m. For å styrke dette tiltaket vil det fra 
og med 2002 også bli utbetalt bidrag for skyteskole på 100 meter. 
 
Det skjer mye positivt ute i lagene. Men en del skytterlag har fortsatt ikke et aktivt 
ungdomsutvalg. Her ligger det en utfordring for flere ledd i organisasjonen med å aktivisere 
skytterlagene..  
 
Samlagene har gjennomført en rekke samlinger, og bidrar på en fin måte med en 
videreutvikling av den enkelte skytter og leder. Det er likevel stor forskjell samlagene 
imellom på hyppigheten av samlingene, og enkelte har ikke avholdt samlinger på flere år. 
Dette kan igjen være et tegn på informasjonsproblemer, men også et sviktende initiativ fra 
samlagene ovenfor sine lag. Det er da særlig i instruktør/ledersamlinger en kan registrere den 
største nedgangen. I 2001 ble det på landsbasis avholdt bare 14 samlinger for våre ledere og 
instruktører. 
 



Det nordiske samarbeidet gjennom landskamp og ledermøte forløper godt. Konkurransene er 
spennende, og det er sterk kamp om de gjeveste medaljene. Det er stor interesse blant 
ungdommene om å få være med i denne landskampen, og det er et fint tilbud til de som 
ønsker å legge noe mer i sin skyting. 
  
Norsk Skyttertidende  
Norsk Skyttertidende opplevde gjennom hele 2001 en positiv respons fra lesere, annonsører 
og generelt blant folk innad i organisasjonen. Dette har som sum bidratt til å gi positive 
gevinster, ikke minst på det økonomiske plan. Norsk Skyttertidende kom ut med 10 utgivelser 
i 2001, som var to færre en året før. Det totale antall sider er likevel økt med 32 sider fra 476 
sider i 2000 til 508 sider i 2001. 
 
Gjennom aktivt annonsesalg og en økt abonnementspris, som likevel ikke er høyere enn kr 
200 pr. abonnement, opplever bladet nå en økonomisk situasjon som må karaktiseres som 
god. Det første hele året med et nytt trykkeri og med ny layout er lagt bak oss og inntrykkene 
rundt denne omleggingen er utelukkende positive.  
 
Erfaringen med å drive Norsk Skyttertidende basert på en fast ansatt redaktør, og med innleid 
hjelp fra frilansere etter behov, synes også å fungere som forventet.  
Stadig økende bruk av e-post bidrar til at resultater, annonser til Lesernes marked og annonser 
til Stevneguiden går mer rasjonelt enn man opplevde for bare få år siden og ny teknologi 
bidrar derfor helt klart til å gjøre arbeidsmengden i Norsk Skyttertidende overkommelig med 
dagens bemanning. 
 
Samlagenes tall for 2001  
Tallene fra samlagenes årsmeldinger for 2001 viser nok et år med noe tilbakegang. Totalt 
antall skyttere er 157.695, en tilbakegang på 6.630 skyttere i forhold til 2000. Sett på de 
enkelte klasser er nok en gang klasse 1 som står får tilbakegangen, klassen har gått ned med 
hele 7.507 skyttere i forhold til 2000. I klasse 2-5 har vi en nedgang på 549 skyttere. 
Veteranklassene øker med 137 skyttere. Gledelig er det at rekrutteringsklassene fortsatt er i 
positiv utvikling, med en økning på 125 til 18.380 skyttere. Tallene i Rekruttklassen er også i 
år synkende, men dette kommer av at veldig mange starter opp i klasse Aspirant, som har en 
positiv økning på 2.087 skyttere. Det er imidlertid fortsatt en negativ utvikling i kl. Eldre 
Rekrutt og Junior. Den nyopprettede klassen fra 2000,  klasse AG3, har en flott økning fra 
359 til 724 skyttere. Antall skudd går ned med 531 010 til 22 757 909. I 2001 har 
organisasjonen 929 skytterlag, som er en nedgang på 15 skytterlag fra 2000. 
 
Når det gjelder aktiviteten er det dessverre en nedgang både i antall bane- og feltstevner. Det 
arrangeres 71 færre feltstevner som resulterer i 6.184 færre deltakere, og 296 færre 
banestevner som utgjør en nedgang på 10.964 deltakere. Det må sies at nedgangen 
hovedsakelig stammer fra færre interne stevner i lagene, da vi ser at nedgangen ikke stemmer 
med utviklingen i antall åpne stevner.  
 
Norges Skytterstyre takker alle tillitsvalgte og andre som har støttet opp om organisasjonen 
for innsatsen i 2001. 
 
Lars Stenerud  Alf Tobiassen   Halvard Eri  Jon G. Hofstad 
 
 
Olav K. Vaaje  Henning Westerås  Roar J. Haugen Martin Stav 



Sak 13/2002: Stevneoppgjør i DFS – brev fra Sunnfjord skyttarsamlag 
I brev fra Florø skytterlag (vedlagt) oversendt fra Sunnfjord skyttersamlag er det beskrevet et 
problem med at stevnearrangørene ikke sender premieoppgjør og resultatlister før lang tid i 
etterkant av stevnet. Ofte kommer resultatlister og premieoppgjør hver for seg, og med stor 
tidsforskjell. Det fremkommer et ønske om at det skal vurderes straffereaksjoner som å nekte 
lag å arrangere stevner, eller å trekke skytterlagene i statsbidrag. 
 
Florø skytterlag ved Bjarte Haugnes har ikke fremmet noe forslag i sitt brev, men kun angitt 
at det bør vurderes angitte straffereaksjoner. Sunnfjord skyttersamlag har ikke kommet med 
noen bemerkning til brevet fra Florø skytterlag, annet enn å vise til Skytterboka. 
 
Skytterboka fastsetter ingen straffereaksjoner slik Florø skytterlag ønsker, men det er i 
Skytterbokas pkt. 10.116 2. setning klart beskrevet at; 

” Arrangøren  skal sende premieoppgjør som viser innskudd for hver skyting og 
utdelte premier innen 30 dager til de skytterlag som har hatt deltakere i stevnet.” 

 
Det er videre i pkt. 10.119 Klassesettingsresultater og premieregnskap på resultatlister 
beskrevet: 

”Ved utsendelse av premielister for banestevner med mesterskapsprogram, skal det 
vedlegges komplette resultatlister av sum hovedskyting, 25 skudd. Listene sendes alle 
lag som har deltakere i stevnet. I tillegg må fullstendige premieregnskap framgå av 
resultatlistene.” 

 
Skytterboka angir klart regelverket for premieoppgjør og resultatlister. At stevnearrangørene 
ikke sender dette innen den angitte fristen kan ha flere årsaksforhold. Det synes dog lite 
heldig å pålegge noen form for straffereaksjon, som igjen kan frata laget rettigheter og 
muligheter til senere arrangement. 
 
Bakgrunnen til at regelverket ikke følges vil nok i mange tilfeller skyldes at man ikke kjenner 
til kravene som stilles i forbindelse med premieoppgjør og resultatliste. Det bør derfor satses 
på at arrangørene av stevner gis de rette inngangsverdier før arrangementet. I dette arbeidet vil 
samlagene være den beste ressursen for å spre denne kunnskapen.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar å opprettholde dagens regelverk punkt 10.116 og 10.119 i 
forbindelse med premieoppgjør og utsendelse av resultatlister. 
Norges Skytterstyre oppfordrer skyttersamlagene til å følge opp sine stevnearrangører i 
forbindelse med premieoppgjør og resultatlister. 
 
Sak 14/2002: Prøveordning med Stang-og felthurtigskyting for rek.klassene på LS 2002  
I brev av 18. desember 2001 fremmer Hordakretsen forslag om en prøveordning med Stang- 
og  felthurtigskyting for rekrutteringsklassene på LS 2002. De viser til tradisjonene fram til og 
med 1975 der rekrutteringsskytterne fikk anledning til å delta på disse skytedisiplinene. I 
Hordakretsen har de holdt på tradisjonene ved at samtlige klasser får delta på Stang- og 
felthurtigskyting både på landsdelskrets- og åpne stevner. Deres erfaringer rundt dette er bare 
positive. De legger også frem forslag rundt den praktiske gjennomføringen av dette på LS- 
2002. 
  
DFSU har vurdert ulike sider ved dette forslaget, da med hovedvekt på den politiske delen. 



Økonomisk ser de for seg en merkostnad som ikke er gunstig. Ammunisjon, løpsslitasje og 
slitasje på diverse utstyr er kostnader som utløses av en satsing på disse skytedisiplinene. 
DFSU ønsker ikke  å frembringe en spesialisering i Stang- og felthurtig allerede i tidlig alder. 
DFSU mener at ved å la rekrutteringsskytterne få delta på alle DFS skytedisipliner i tidlig 
alder vil dette forsterke effekten av unge skyttere som på et tidlig tidspunkt blir ”mettet” av 
skyttersporten. DFSU ønsker en naturlig progresjonen opp mot seniornivå, slik at skytterne 
får møte utfordringer på veien etter hvert som de utvikler seg som skyttere. 
  
Norges Skytterstyre støtter opp om DFSU sitt syn på saken.  
  
Vedtak: 
Norges Skytterstyre ønsker ikke prøveordning med Stang- og felthurtigskyting for 
rekrutteringsklassene på LS 2002. 
   
Sak 15/2002: Skytingen om Den norske skyttermedalje 
Norges Skytterstyre har mottatt forslag fra Salten skyttersamlag angående endring i skytingen 
om Den norske skyttermedalje. Forslaget går på at samlagene fritt kan bestemme at alle 
skytterlag i samlaget kan arrangere DNS på samme dato. En skytter står fritt til å skyte hvor 
det måtte passe han/henne. Dette som et tillegg til dagens ordning hvor DNS skytes på en 
arena i samlaget, eventuelt opp til 4 kretser i samlaget. 
 
Norges Skytterstyre ser det som positivt at Salten med forslaget ønsker å legge forholdene til 
rette for at flere kan skyte om Den norske skyttermedalje på sin hjemmebane. Det er 
imidlertid flere argumenter som taler i mot en slik innføring som gjør at Skytterstyrets flertall  
konkluderer med å ikke støtte forslaget. 
 
Et argument er at man tar bort det sosiale aspektet ved å samle skyttersamlaget til denne 
skytingen. Det samme gjelder i de samlag som har en god ordning med kretsvis inndeling for 
denne skytingen. Ved å spre skytingen ut til alle skytterlag i samlaget vil det også bli mer 
ulike konkurransevilkår med forskjellige lengder på banene. En skytter som skyter på en 
skytebane på 180 meter (200 meter) konkurrerer her på lik linje med en skytter som har 330 
meter (300 meter) på sin hjemmebane. Hvis noen skyttere velger å dra til den korteste banen i 
skyttersamlaget for å oppnå en fordel, vil nok dette også virke illojalt ovenfor de andre 
skytterne.  
 
Ved å legge skytingen til hvert enkelt skytterlag tror Skytterstyrets flertall også at 
oppmerksomheten om DNS blir enda mindre i de samlag som vil gjennomføre en slik 
ordning. Det vil også medføre ytterligere administrative utfordringer i skyttersamlagene med 
å samle inn resultater fra skytterlagene for videresending til Skytterkontoret.         
 
Skytterstyrets flertall tror heller samlagene bør prøve å være kreative med dagens ordning for 
å motivere for deltakelse på DNS. Noen samlag har nå etter nedleggelsen av Nationens 
landsskyting prøvd å lage sine egne finaler i samlaget hvor programmet for DNS benyttes.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre går ikke inn for Salten skyttersamlags forslag om at samlagene kan vedta 
at skytingen om Den norske skyttermedalje kan foregå i det enkelte skytterlag. Vedtaket ble 
gjort mot 1 stemme. 
 
 



Sak 16/2002: Utvidelse av databudsjettet 
Databudsjettet for 2002 er på kr. 100.000. Dette søkes av administrasjonen økt til kroner 
140.000 for å gjøre innkjøp av ny server på grunn av kapasitetsproblemer. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar å øke databudsjettet fra kroner 100.000 til 140.000 kroner for å 
kjøpe inn en ny server. Administrasjonen legger fram forslag til budsjettmessig inndekning på 
det offentlige budsjett til neste styremøte. 
 
Sak 17/2002: Søknad om ekstraordinært banebidrag – Landsskytterstevnet 2003 
Skytterlagene Opdal, Midtbygden og Lønset søker i egenskap av arrangør av 
Landsskytterstevnet 2003 om ekstraordinært bidrag til opparbeidelse av område for Stang og 
felthurtigskyting. Søkeren anslår kostnadene til 180.000 kroner. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre tildeler etter søknad skytterlagene, Opdal, Midtbygden og Lønset kroner 
60.000,- som tilskudd til opparbeidelse av område for Stang og felthurtigskyting ved 
Landsskytterstevnet 2003. 
 
Sak 18/2002: Forslag om endring av skyteprogram for V65 og V73  
Det er 2 forslag fra Nordmør skyttersamlag som berører endring av skyteprogram for V65 og 
V73. 
I korte trekk gjengis forslagene som følger: 
 
Forslag 1: 
Det foreslås å endre skytetiden på 10-skudden på 100m fra 4 til 3 minutter for alle klasser 
 
Forslag 2: 
Det foreslås å forandre skytetiden for mesterskapsomgangen til V65 og V73 fra 3 til 2 
minutter. 
 
I forbindelse med forslag 1 er denne saken tidligere behandlet av Norges Skytterstyre så sent 
som i sak 86/01. Skytterstyret gjorde i denne sak følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre vedtar at reglementets pkt. nr 11.110 MESTERSKAPSPROGRAM 

BANESKYTING 100M endres. 
Endringer gjelder avvikling av 10-skudden for samtlige klasser på 100 meter i forbindelse med 
gjennomføring av 25-skudd og samlagsskyting. Følgende endring gjøres fra 01.01.02: 

• 10-skudden skytes under en ild-kommando, skytetid 4min. 
• De som lader med enkeltskudd har skytetid 5min. 
• Samlagsskytinger må også gjennomføres etter samme program .” 

 
Det synes ikke naturlig å ta denne saken opp til videre vurdering, da angitte endringer har 
vært en del av vurderingen for vedtak i sak 86/01. 
 
Forslag 2: 
Ved gjennomføring av mesterskapsomgangen på 100m er det slik at rekrutteringsklassene og 
veteranklassene har ulik skytetid. Henholdsvis 2 minutter for rekrutteringsklassene med 
magasin (4 min. for de uten), og 3 minutter for veteranklassene. 
 



 
For å få litt større sikkerhet rundt veteranenes syn på denne saken ble 5 veteranskyttere 
kontaktet pr. telefon og stilt følgende spørsmål. Det ble ikke gitt noen andre inngangsverdier. 

 ”Er det ønskelig at skytetiden for mesterkapsomgangen til veteranskytterne reduseres fra 
3 til 2 minutter.” 

Av de 5 forespurte veteranskytterne var fire V65 skyttere, og en V73. På spørsmålet besvarte 
alle foruten en av V65 skytterne at de ønsket at dagens skytetid ble opprettholdt. 
 
Det blir lett fokusert på at skytetidene bør bli samkjørt, for å forenkle skyteledelsen og for å 
kunne gjennomføre stevnearrangementet hurtigere. Man ønsker også at mesterskapsomgangen 
skal stille ekstra krav til skytterne, for å kunne skille bedre. Dette er gode argumenter for å 
endre skytetiden til 2 minutter. Men, det er nå en gang en svært stor forskjell mellom 
hurtigheten til en rekrutteringsskytter og en veteranskytter. Dette bør derfor også gjenspeiles i 
deres skyteprogram. 
 
Ved vurdering av dagens forskjeller i skytetid på 100m, later det ikke til at dette utgjør noe 
praktisk problem. En liten innsparing i tid vil man kunne oppnå med foreslått skytetid, men 
tidsbesparelsen er høyst marginal når man ser et helt stevne under ett.  
Det har de siste årene ikke skjedd noen endringer av utstyr eller omkringliggende faktorer 
som skulle utløse noe behov for endring av skytetiden. 
 
Vedtak: 
Forslag 1: 
Norges Skytterstyre vedtar å ikke realitetsbehandle forslaget fra Nordmør om å endre 
skytetidene på 10-skudden, da angitte endringer har vært en del av vurderingen for vedtak i 
sak 86/01.  
 
Forslag 2: 
Norges Skytterstyre gir ikke tilslutning til forslaget fra Nordmør om å endre skytetidene på 
mesterskapsomgangen for V65 og V73 fra 3 til 2 minutter. Dagens ordning opprettholdes. 
 
 
Sak 19/2002: Utvalg med mandat for revisjon av instruks for DFSU 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar å opprette et utvalg som får i oppdrag å gjennomgå instruksverket 
for DFSU slik det er beskrevet i Skytterboka kapittel 17. 
 
Utvalget legger fram sin innstilling, med eventuelle forslag til endringer, for Norges 
Skytterstyre innen 1. november 2002.  
 
Følgende personer oppnevnes som medlemmer av utvalget: 
Jon G. Hofstad, Olav Aasen og Terje Vestvik 
 
Sak 20/2002: Forberedelser til budsjettarbeid private midler 2003  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar at Norsk Skyttertidendes andel av faste lønnskostnader og 
kontorkostnader budsjetteres og regnskapsføres direkte i bladets driftsregnskap for 2003. Som 
en kompensasjon for den regnskapsmessige kostnadsøkningen gis et driftstilskudd fra 
offentlige midler som budsjetteres og regnskapsføres som en del av bladets driftsinntekter fra 



2003. Det legges fram fordelingsnøkkel som viser kostnadsfordelingen mellom offentlige 
midler, salgsvirksomheten og Norsk Skyttertidende når Norges Skytterstyre skal behandle 
budsjettet for private midler for 2003. 
 
Sak 21/2002: Fullmakt til å innkalle til ekstraordinært årsmøte  
Hodalen skytterlag i Nord-Østerdal har i følge samlaget ikke avholdt årsmøte de siste 8 – 10 
år. Samlaget har således bedt Norges Skytterstyre om fullmakt til å innkalle til årsmøte i 
Hodalen skytterlag. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre gir Nord-Østerdal skyttersamlag fullmakt til å innkalle til ekstraordinært 
årsmøte i Hodalen skytterlag. Samtidig utpekes samlagsformannen til møteleder. 
 
Sak 22/2002: Servering av øl/vin i forbindelse med matservering på LS 2002 
Os skyttarlag har henvendt seg til Norges Skytterstyre med spørsmål om å få servere øl/vin i 
forbindelse med servering av mat i restaurant (plasthall) på LS-arenaen. De har selv forelagt 
Skytterstyret noen betingelser som de vil etterkomme ved slik servering. 
 
Vedtak:  
Norges Skytterstyre gir Os skyttarlag tillatelse til servering av øl/vin i restaurant på LS-
arenaen i forbindelse med matservering. Følgende betingelser må oppfylles. 

1. Det skal foregå inne i restauranten. 
2. Det skal foregå etter all skyting er avsluttet for dagen, dvs. etter klokken 19.00. 
3. Det skal være slutt for servering klokken 22.30 og ro klokken 23.00. 
4. Os skyttarlag tar ansvar for orden og stiller vakter. 

 
 
Meldingssaker: 

1. Synliggjøring av DFS – brev fra Henning Ivarrud. 
2. Rapport fra LS 2001. 
3. Brev fra Ofoten vedrørende kurs for banekontakter med vedlagt kort informasjon fra 

administrasjonen. 
4. Invitasjon til studietur fra Folk og Forsvar. 
5. Brev fra Os kommune angående tingmiddag. 
6. Innvilget prosjektstøtte fra FD. 
7.   Rapport fra månedlig budsjettmøte.  

 
 

Administrative vedtak: 
1. Omdisponering innenfor annleggsavdelingens budsjett. 
2. Svar på søknad for Lødingen skytterlag angående Øygard skytebane. 
3. Retningslinjer for sentrale kursbidrag og reisestøtte. 
 
 
 
 
   

 
 
 
 



År 2002 den 2. april holdt Norges Skytterstyre ekstraordinært møte på Skytterkontoret, 
Oslo 
 
Til stede: Lars Stenerud, Alf Tobiassen, Hallvard Eri, Jon G. Hofstad, Henning Westerås, 
Roar Haugen og  Martin Stav.  
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
 
 
Ekstraordinær sak i forbindelse med bekjentgjøring av innhold i Stortingsproposisjon 
om utfyllende retningslinjer for omlegging av Forsvaret 
På grunnlag av presseoppslag i Aftenposten 26. mars 2002, hvor det framkom informasjon om 
at driftsstøtten til DFS blir foreslått terminert av regjeringen fra 2003, var Skytterstyret samlet  
til ekstraordinært styremøte. Aftenposten beskrev i sitt presseoppslag lekkasjer fra innholdet i 
en gjennomføringsproposisjon fra regjeringen angående utfyllende retningslinjer for 
omlegging av Forsvaret. Stortingsproposisjonen legges fram av regjeringen 5. april.  
 
Skytterstyret bestemte straks å reagere på opplysningene med brev til Regjeringen og 
Stortinget. Brevet inneholder kort hvilke negative konsekvenser et slik vedtak vil medføre for 
DFS og Forsvaret. Skytterstyret ber i tillegg om et eget møte med Stortingets forsvarskomite 
for å framlegge fullstendige konsekvenser for DFS. Et vedtak om å fjerne de økonomiske 
bevilgningene vil i praksis bety at DFS nedlegges. 
 
Administrasjonen pålegges å utforme en konsekvensutredning av forslaget til bruk i møte med  
politikere og presse, og som hjelp til våre tillitsvalgte lokalt. DFS tillitsvalgte tilskrives med 
oppfordring om å ”tenne vardene” lokalt fram mot behandlingen på Stortinget 19. juni 2002. 
Styrets medlemmer tar kontakt med samlagene i sine landsdeler for å samordne tiltakene 
regionalt. 
 
Formann og generalsekretær sender i tillegg brev til H.M. Kong Harald, som er DFS høye 
beskytter, med orientering om at DFS mobiliserer all kraft for å ta vare på DFS.    
 
     
 



År 2002 den 21. og 22. april holdt Norges Skytterstyre møte på Skytterkontoret, Oslo  
 
Til stede: Lars Stenerud, Alf Tobiassen, Hallvard Eri, Olav K. Vaaje,  Jon G. Hofstad, 
Henning Westeraas, Roar Haugen og Martin Stav. 
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
 
Sak 23/2002: Møteledere Skyttertinget 2002   
 
Vedtak:  
Norges Skytterstyre oppnevner Inge Hoff og Henning Ivarrud som møteledere ved 
Skyttertinget i Os 2. og 3. august 2002. 
 
Sak 24/2002: Tingsak: Søknad om tildeling av Landsskytterstevnet 2005       
Lesja skytterlag og Oslo skyttersamlag har begge søkt om å avholde Landsskytterstevnet i 
2005. Skytterstyret drøftet søknadene og bestemte at det skulle sendes brev til begge søkere 
for å få tilleggsinformasjon.     
    
Vedtak: 
Saken utsettes til Norges Skytterstyres møte 29. og 30. mai.  
 
Sak 25/2002: Tingsak: Regler for godtgjørelse til skyttertingsvalgte medlemmer av 
Norges Skytterstyre og andre sentralt oppnevnte utvalg og komiteer 
Skyttertinget 1998 vedtok at de skyttertingsvalgte medlemmer av Norges Skytterstyre skulle 
ha en kompensasjon for tapt arbeidsfortjeneste på kroner 1 000 per møtedag på virkedager.  
Dette var en videreføring av vedtak om godtgjørelse til Norges Skytterstyre gjort på 
Skyttertinget i 1972, 1987 og 1992. Etter vedtaket i 1998 har det blitt en del uklarheter i 
praktisering av den tapte arbeidsfortjeneste på kroner 1 000, og spørsmålet har blitt reist om at 
denne godtgjørelsen også burde gjelde andre sentralt oppnevnte utvalg og komiteer. 
 
Dette har medført at Norges Skytterstyre tar opp saken til ny behandling for å få et fyldigere 
og klarere regelverk for møtegodtgjørelsen. Norges Skytterstyre mener det er rimelig at 
ordningen gjelder også andre sentralt oppnevnte utvalg og komiteer som må ta seg fri på 
virkedager for å delta på møter. En heving av møtegodtgjørelsen til 1 200 kroner vil også etter 
Skytterstyrets mening være rimelig etter den lønnsutvikling som har vært siden vedtaket ble 
gjort i 1998.  
 
Norges Skytterstyre foreslår således et regelverk som beskrevet nedenfor:  
 
A – Styrehonorar 
Formannen og de øvrige skyttertingsvalgte medlemmer av Norges Skytterstyre tilstås et fast 
årlig styrehonorar. 
Størrelsen på styrehonoraret fastsettes av Skyttertinget. 
 
B – Godtgjørelse for møter og andre pålagte oppdrag 
Skyttertingsvalgte medlemmer av Norges Skytterstyre, DFSU og SFU samt andre sentralt 
oppnevnte utvalg og komiteer tilstås en godtgjørelse pr. dag for møter og andre pålagte 
oppdrag i forbindelse med sitt tillitsverv. Møter eller andre pålagte oppdrag på lørdager 
og/eller søndager godtgjøres ikke. 
Det samme gjelder varamedlemmer som må møte i stedet for faste medlemmer. 



Størrelsen på møtegodtgjørelsen fastsettes av Skyttertinget. 
 
C – Dekning av utgifter til reise, kost og overnatting 
Skyttertingsvalgte medlemmer av Norges Skytterstyre, DFSU og SFU samt andre sentralt 
oppnevnte utvalg og komiteer får dekket sine utgifter til reise, kost og overnatting ved 
deltakelse i møter og andre pålagte oppdrag i forbindelse med sitt tillitsverv.  
Det samme gjelder varamedlemmer som må møte i stedet for faste medlemmer. 
Utgiftene dekkes etter bestemmelsene i Statens Reiseregulativ. 
 
D – Dokumentasjon 
Den som gjør krav på godtgjørelse for møter og andre pålagte oppdrag må fylle ut og levere 
”Oppgjørsskjema for møtegodtgjørelse”. 
Krav om dekning av utgifter til reise, kost og overnatting fremmes på egen 
reiseregningsblankett. Utgiftene må være dokumentert i henhold til bestemmelsene i Statens 
Reiseregulativ. 
 
E - Skattekort 
Alle som gjør krav på godtgjørelse for møter og andre pålagte oppdrag samt dekning av 
utgifter til reise, kost og overnatting må levere skattekort. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2002 til å fatte følgende vedtak: 
 
1. Regler for godtgjørelse til skyttertingsvalgte medlemmer av Norges Skytterstyre og 

andre sentralt oppnevnte utvalg og komiteer vedtas. 
 
2. Styrehonoraret fastsettes til: 

- Formannen i Norges Skytterstyre   : kr 50.000 pr. år 
- Skyttertingsvalgte medlemmer av Norges Skytterstyre : kr   5.000 pr. år 

 
3. Godtgjørelse for møter og andre pålagte oppdrag fastsettes til kr 1.200 pr. dag. 
 

  
 
Sak 26/2002: Budsjettmessig inndekning av utvidet databudsjett 
Norges Skytterstyre vedtok under sak 16/2002 å øke databudsjettet fra kroner 100 000 til 
kroner 140 000 for å gjøre innkjøp av ny server på Skytterkontoret. Administrasjonen fikk i 
oppdrag å finne inndekning på annen budsjettpost for offentlige midler.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar administrasjonens forslag om at økningen på databudsjettet skal 
søkes dekt inn under post 11 (administrasjon). 
 
Sak 27/2002: Tingsak: Budsjett for private midler   
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2002 til å vedta følgende budsjett for Det frivillige 
Skyttervesens private midler for 2003: 
 
 
 
 



 
BUDSJETTFORSLAG PRIVATE MIDLER 2003 

 NoteBudsjett 2003Budsjett 2002 Regnskap 2001
Driftsinntekter     
Salgsvirksomheten 1 20 200 000 20 775 000 21 047 084
Norsk Skyttertidende 2 3 004 000 2 230 000 2 290 684
Salg administrasjonsprogram 3 205 000 385 000 424 629
Landslotteriet   1 000 000  
Andre inntekter  35 000 25 000 35 000
Sum driftsinntekter  23 444 000 24 415 000 23 797 397
     
Driftskostnader     
Salgsvirksomheten 1 19 827 000 20 470 000 20 951 489
Norsk Skyttertidende 2 2 544 000 2 025 000 2 059 292
Administrasjonsprogram sk.lag 3 205 000 385 000 764 523
Øvrig virksomhet 4 338 000 290 000 963 930
Organisasjonsutgifter 5 490 000 500 000 430 429
Sum driftskostnader  23 404 000 23 670 000 25 169 663
     
Driftsresultat  40 000 745 000 -1 372 266
     
Finansposter     
Finansinntekter  600 000 450 000 661 394
Finanskostnader  10 000 25 000 9 410
Netto finansposter  590 000 425 000 651 984
     
Resultat før skatter  630 000 1 170 000 -720 282
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Note 1 – Budsjettforslag salgsvirksomheten 
 SUM VÅPEN AMMUNISJON ANNET SALG 

 Forslag 2003 Budsj 2002 Regnsk 2001 Forslag 2003 Budsj 2002 Forslag 2003 Budsj 2002 Forslag 2003 Budsj 2002 
Salgsinntekter          
Ordinære salgsinntekter 19 000 000 19 275 000 20 456 917 6 000 000 5 800 000 12 500 000 13 000 000 500 000 475 000 
Pristilskudd 1 200 000 1 500 000 590 167   1 200 000 1 500 000   
Sum salgsinntekter 20 200 000 20 775 000 21 047 084 6 000 000 5 800 000 13 700 000 14 500 000 500 000 475 000 
          
Varekostnader 17 675 000 18 100 000 18 743 922 5 100 000 5 000 000 12 200 000 12 750 000 375 000 350 000 
          
Bruttofortjeneste 2 525 000 2 675 000 2 303 162 900 000 800 000 1 500 000 1 750 000 125 000 125 000 
Bruttofortjeneste i prosent 12,50 12,88 10,94 15,00 13,79 10,95 12,07 25,00 26,32 
          
Lønnskostnader 872 000 925 000 922 767       
          
Avskrivninger driftsmidler 0 25 000 28 113       
          
Annen kostnad     Budsjettert pristilskudd    
Fraktkostnader 600 000 525 000 570 096  Antall Artikkel Nedskr.sats Totalt 
Husleiekostnader 265 000 265 000 299 082  1 150 000 Skan Sierra  0,768810 884 132 
Leie og leasing 10 000 100 000 11 751  125 000 Black King  0,768810 96 101 
Revisjon 40 000 45 000 31 890  560 000 Sierrakule  0,335180 187 701 
Servicestasjonene 25 000 25 000 28 660  100 000 Sierrakule, Moly 0,335180 33 518 
Andre konsulenttjenester 10 000 10 000 30 599    Totalt 1 201 452 
Kontorrekvisita, trykksaker 50 000 50 000 52 191       
Telefon og porto 25 000 40 000 23 403       
Reise- og oppholdsutgifter 75 000 135 000 67 259       
Markedsføring 160 000 200 000 124 420       
Forsikringer 20 000 25 000 17 336       
Sum annen kostnad 1 280 000 1 420 000 1 256 687       
          
Driftsresultat 373 000 305 000 95 595       



Note 2 – Budsjettforslag Norsk Skyttertidende 
    

Forslag 2003 Budsj 2002 Regnsk 2001
Driftsinntekter 
Annonseinntekter 530 000 530 000 589 045
Abonnementsinntekter 1 870 000 1 700 000 1 701 639
Driftstilskudd fra offentlige midler 604 000   
Sum driftsinntekter 3 004 000 2 230 000 2 290 684
    
Produksjon-
/distribusjonskostnader    
Trykningsutgifter 800 000 850 000 812 320
Porto- og distribusjon 400 000 370 000 420 167
Andre produksjonskostnader 60 000 60 000 79 773
Sum produksjons-
/distribusjonskost 1 260 000 1 280 000 1 312 260
    
Lønnskostnader 803 000 200 000 257 895
    
Annen kostnad    
Husleiekostnader 101 000   
Kjøp inventar og utstyr 40 000 75 000  
Revisjonshonorar 20 000 30 000 28 385
Andre honorarer 10 000  50 358
Kontorrekvisita 15 000 60 000 151 854
Telefon og porto 30 000   
Reise- og oppholdsutgifter 220 000 320 000 233 143
Markedsføring 40 000 60 000 21 785
Forsikring 5 000   
Andre utgifter   3 612
Sum annen kostnad 481 000 545 000 489 137
    
Driftsresultat 460 000 205 000 231 392
 
Note 3 – Budsjettforslag adm.program skytterlag og skyttersamlag 

Forslag 2003 Budsj 2002 Regnsk 2001 
Driftsinntekter  
Salgsinntekter 205 000 385 000 424 629 
Sum driftsinntekter 205 000 385 000 424 629 
    
Lønnskostnader 40 000 60 000 101 276 
Annen kostnad    
Kjøp inventar og utstyr 35 000  44 027 
Konsulenthonorarer EDB 90 000 90 000 558 175 
Kontorrekvisita 20 000 50 000 45 230 
Telefon og porto 5 000 30 000 1 386 
Reise- og oppholdsutgifter 15 000 100 000 11 429 
Markedsføring  55 000 3 000 
Sum annen kostnad 165 000 325 000 663 247 
    
Driftsresultat 0 0 -339 894 



Note 4 – Budsjettforslag øvrig virksomhet 
    

Forslag 2003 Budsj 2002 Regnsk 2001 
    
Lønns- og personalkostnader 40 000  74 820 
    
Avskrivninger driftsmidler 58 000  57 696 
    
Annen kostnad    
Inventar og utstyr   19 159 
Reise- og oppholdsutgifter 80 000 140 000 78 100 
Representasjon 100 000 140 000 119 117 
Kontingenter, gaver 50 000  105 204 
Forsikring 10 000 10 000 -5 681 
Produksjon av film/video   396 000 
Utgifter landslotteriet 2000   119 515 
Sum annen kostnad 240 000 290 000 831 414 
    
Sum kostnader øvrig virksomhet 338 000 290 000 963 930 
 
 
Note 5 – Budsjettforslag organisasjonsutgifter 
  
 Landssk.st. Nordisk M. SFU DFSU Sum 
Reise/opphold 60 000   170 000 230 000 
Representasjon 180 000 15 000 5 000 20 000 220 000 
Gaver etc 10 000 15 000 5 000 10 000 40 000 
Sum annen DK 250 000 30 000 10 000 200 000 490 000 
      
SUM 250 000 30 000 10 000 200 000 490 000 
Budsjett 2002 250 000 30 000 20 000 200 000 500 000 
      
Regnskap 2001 241 880 15 711 11 000 161 838 430 429 
      
      
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 28/2002: Tingsak: Budsjettsøknad for offentlige midler år 2004 
I ”ØKONOMISK REGLEMENT FOR STATEN ” fastsatt ved kongelig resolusjon av  
26. januar 1996, og gjennom ”FUNKSJONELLE KRAV TIL ØKONOMIFORVALTNING I 
STATEN” gitt av Finansdepartementet 24. oktober 1999 er det fastlagt nye kriterier for 
driftsstøtte over forsvarsbudsjettet kap.1719 post 71: 
” Den overordnede målsettingen for organisasjoner som mottar driftsstøtte, er å styrke 
forsvarsviljen- og eller evnen hos det norske folk og å være nyttig for totalforsvaret. 
Opplysningsorganisasjonene som mottar driftsstøtte må ha som mål å styrke 
folkeopplysningen gjennom informasjon og holdningsskapende arbeid. Det legges vekt på at 
informasjonen skal representere et mangfold. 
Øvrige organisasjoner skal bidra til økt interesse for rekruttering til Forsvaret, samt bidra til å 
opprettholde Forsvarets evne og vilje til å utføre sine oppgaver så vel som folkets 
forsvarsmotivasjon. 
Internasjonal fredsbevarende og fredsbyggende aktiviteter vektlegges. 
Forsvarsdepartementet vil prioritere å gi støtte til organisasjoner som når et størst mulig 
publikum. Fordi departementet gir driftsstøtte, og i liten grad stiller spesifikke krav til 
hvordan organisasjonens oppgaver løses og målsettinger nås, er det viktig at målgruppene 
oppfyller visse krav: 
• Organisasjonene må, i tillegg til å oppfylle øvrige kriterier for støtte, være landsdekkende. 
• Hovedsammenslutninger av organisasjoner bør prioriteres. 
• Organisasjonene må ikke vedkjenne seg politikk som strider mot norsk lov. 
• Organisasjonene må ikke ha en formålsparagraf som motarbeider den sikkerhets- og 

forsvarspolitikk som Stortinget har vedtatt. 
• Organisasjonene bør ikke ha som hovedoppgave å fremme sine medlemmers ve og vel.” 
 
Drøfting: 
Det frivillige Skyttervesen har sine grunnregler gitt av Stortinget. Formålsparagrafen har stått 
uforandret i mer enn 100 år, men passer svært godt til de kriterier som departementet har gitt 
for driftsstøtte: 
 
”Det frivillige Skyttervesens mål er å fremme praktisk skyteferdighet innen det norske 
folk og derved dyktiggjøre det for landets forsvar.” 

 
Vårt overordnede mål: 
Da Stortinget opprettet Det frivillige Skyttervesen var det med klar hensikt å bygge opp under 
forsvarsviljen og å styrke forsvaret. 
DFS er en breddeorganisasjon ”innen det norske folk” med klar forsvarsmessig tilhørighet 
”dyktiggjøre det for landets forsvar”. 
Hele vår aktivitet legges opp til å nå så mange som mulig gjennom lokale rekrutteringstiltak, 
markedsføring gjennom stevneaktivitet og lokale tilbud, utdanning av tillitsmenn og 
instruktører. 
Det frivillige Skyttervesen er en praktisk utøvende organisasjon som trenger baneanlegg. Det 
er viktig å understreke at hvert lag har sin egen skytebane så langt dette er mulig. Bygging og 
vedlikehold av baner blir i stor grad gjort på dugnad med midler fra det offentlige og midler 
som lagene selv skaffer til veie. Organisasjonen arbeider målbevisst med 
miljøforbedringstiltak gjennom den såkalte ”Miljøpakka”.     
Ved å ta hånd om salg av våpen og ammunisjon sentralt vil organisasjonen hjelpe skytterne 
med å kvalitetssikre disse produktene. 



Gjennom styrking av det forpliktende samarbeidet med Forsvaret og gjennom avtaler om bruk 
av baner/bygningsmasse og gjennom utdanningstiltak og felles arrangement –søke å legge 
forholdene best mulig til rette  for vårt virksomhetsområde. 
 
I en tid med et forsvar i sterk omorganisering og mange nordmenns opplevelse av et redusert 
nærvær av avdelinger, må vi som en frivillig forsvarsorganisa-sjon kunne hevde at vårt 
nærvær overalt i landet er viktigere enn noen gang. Ivaretakelse av skytebaner og arbeidet 
med å ha aktive skytterlag overalt får med dette en øket betydning.  
 
I arbeidet med å ta vare på skytebanene, særlig de som ligger nær bebyggelse, opplever vi et 
sterkt press på økonomien i organisasjonen. Vi har en kraftig økning i kostnadene til juridisk 
og teknisk bistand for enten å beholde eksisterende baner eller å bygge nye, lengre vekk fra 
bebyggelse. For 2001 fikk vi en fordobling av utgiftene i forhold til budsjett. 
 
Målgrupper: 
Helt fra starten av har Det frivillige Skyttervesen blitt pålagt  å gjennomføre 
instruksjonsskyting for alle som i prinsippet ønsker det, spesielt nevnes ungdom fra og med 
det år de fyller 14 år og til og med utskrivningsåret. I lokalmiljøet arrangeres skyteskoler. 
Dette anses som ett av de beste rekrutteringstiltak. Skolene er en målgruppe vi søker å nå 
gjennom organisert skoleskyting i ungdomsskoler og videregående skoler. 
Også voksne gis tilbud om opplæring gjennom trening og konkurranser i klasser spesielt 
tilpasset voksne nybegynnere. 
Hvert år arrangeres Skytingens Dag i en stor del av lokallagene for at lokalbefolkningen skal 
få anledning til å bli kjent med skyttermiljøet. 
Forsvaret - spesielt Heimevernet - skal så langt som råd er gis anledning til å benytte 
skytterlagenes baner og bygninger. Dette samarbeidet reguleres gjennom avtaler med hvert 
enkelt skytterlag. Skytterlagene vil så langt kapasitet og ressurser rekker gi jegere anledning 
til trening og å avlegge skyteprøven for storviltjegere slik det fremgår i vår avtale med 
Direktoratet for naturforvaltning. 
 
Enkeltprosjekter som skal videreføres: 
Skyttertinget har prioritert  tre områder det skal jobbes spesielt med: 
1. Skytebaner (anlegg)  2.   Rekruttering  3.   Ammunisjon. 
4.   Et fjerde prosjekt som det vil bli arbeidet med i årene framover er videre overgang til bruk 
av elektronisk målmateriell samt utstyr for publikumsvisning for samme. 
 
1.Skytebaner/anlegg: Av de totale bevilgninger fra FD brukes hvert år mer enn en tredjedel 
(10,5 mill kr i 2001) til nybygg og vedlikehold. Av disse midlene er 5mill. kr. øremerket til 
støyforbedringstiltak på baner med høyt støynivå. Dette prosjektet skal gå over mange år etter 
en på forhånd godkjent plan. I en rapport fra SFT 1714/2000 av 18. februar 2000 blir det pekt 
på at dette arbeidet gir størst støydempende effekt av de tiltak som er kjent i dag, og det 
hevdes at økning i resursinnsatsen i prosjektet fram til 2010 bør vurderes. I tillegg vil DFS 
fortsette utprøvingen av støytunnel og eventuelt andre nyvinninger på dette felt. Når DFS nå 
søker om en markert økning av driftsstøtte har det hovedsaklig sin bakgrunn i et økende 
økonomisk støttebehov på grunn av stadig høyere krav til miljø- og sikkerhetsmessige 
løsninger, som igjen betyr høyere kostnader. Dessuten et stadig økende press mot flytting av 
baner vekk fra boligområder med tilhørende øket støttebehov av juridisk og teknisk art. Den 
generelle kostnadsøkning i bygg- og anleggsbransjen spiller også en viktig rolle. Det har 
utviklet seg et stadig større sprik mellom bevilgede midler og faktisk behov, noe som gir 
grunn til bekymring for dette spesielt viktige satsningsområdet. Med dagens vanskelige 



rammebetingelser for bygging av nye skytebaner er det av største betydning å vedlikeholde 
eksisterende anlegg. Økte tilskudd genererer økt egeninnsats fra skytterlagene, og bidrar 
dermed til betydelig verdiskapning. For skytterlag som av varierende årsaker ikke har egen 
skytebane må det vurderes støtte til innendørs anlegg for rekruttering og grunnleggende 
opplæring. Dette har vi så langt ikke hatt midler til.   
 
2. Rekruttering: DFSU har som vanlig utarbeidet et eget budsjettforslag for 2004 som legges 
ved. Der beskrives en god del tiltak som ønskes igangsatt for å styrke rekrutteringen. 
Dette gjelder bidragsordningene, aktivitetsstøtte, kurs og samlinger, merker, diplomer og 
informasjonsmateriell tilpasset forskjellige målgrupper. 
De øvrige breddetiltakene – som Dugleiksmerket, Den norske skyttermedalje, 
Forsvarsmerket, skoleskyting og skyteskoler – opprettholdes og styrkes gjennom 
informasjonstiltak, utvikling av støttemateriell og økonomiske tiltak. 
 
3. Ammunisjon 
Det blir ekstra viktig for DFS å følge opp ammunisjonsmarkedet etter at Nammo Raufoss AS 
har flyttet produksjonen av skytterlagsammunisjon til Finland (Lapua). Så langt har vi ikke 
fått indikasjoner på et dette i seg selv blir en fordyrende prosess, men utviklingen må følges 
nøye. Kontakten med produsenten, produktutviklingen og leveranse vil bli ivaretatt ved 
Nammo Raufoss som før. 
Selv om man skulle få en viss prisøkning er målet fortsatt å opprettholde et høyt aktivitetsnivå 
i de ulike konkurranseformer, spesielt gjelder det å følge opp med tiltak og forbedringer i de 
feltmessige disipliner. 
Saken vi hadde gående med Konkurransetilsynet er inntil avklart. Den merknaden som gjaldt 
nedskrivning av rekruttammunisjon er til vurdering i organisasjonen. Vi forventer en 
avklaring på dette i løpet av inneværende år.  
   
4. Elektronisk anvisning  
Overgangen til elektronisk målmateriell / anvisning har skutt fart de siste årene. Et samarbeid 
mellom Forsvaret og DFS førte i 2001 til at baneskytingene på Landsskytterstevnet i Bodø 
foregikk på elektroniske skiver. Publikumsløsningene ble meget godt mottatt og en kan derfor 
konkludere med at den nye teknikken ikke på noen måte har svekket Landsskytterstevnets 
popularitet.   
Generelt vil organisasjonen bruke en del resurser på å følge opp utviklingen på dette felt. Hva 
overgangen til elektronisk anvisning vil koste oss i årlige utgifter er vanskelig å tallfeste, men 
vi har allerede sett at organisasjonen vil få en del nye utgiftsposter i denne sammenheng . 
 
En oppgradering av DFS`utdanningsmodell ble vedtatt på Skyttertinget 1999 og denne blir 
praktisert allerede. Parallelt med dette må det fortsatt gjøres en betydelig jobb med utvikling 
og oppdatering av utdannings- og støttemateriell for tillitsvalgte. Det må tas inn i budsjettet 
for utdanning en egen post til dekning av ”Håndbok for tillitsvalgte” og ”Håndbok for 
skytterlag” som Skytterstyret ønsker å sende ut til alle skytterlag. Dette vil dreie seg om en 
utgift på flere hundre tusen kroner. Etter søknad ble vi i 2000 tildelt prosjektstøtte fra FD på 
kr 100.000  til ” Håndbok for skytterlag”. I januar 2002 søkte vi FD om ytterligere 
prosjektstøtte for sluttføring av nevnte prosjekt. Vi ble tildelt ytterligere kr 100.000 for 
sluttføring og utsending til alle tiltenkte mottakere. Utsending vil forgå i første halvår av 
2002. Prosjektet vil derved være fullfinansiert. 
Rådgivende utvalg, som har avgitt sin innstilling om feltskytingens framtid, peker på at det er 
behov for oppdatering/fornying av materiellet i feltskyting. Dette vil etter alt å dømme bli 
neste materiellprosjekt og vil kreve midler tilført utdanning.   



 I budsjettforslaget for 2004 er det gjort enkelte justeringer i forhold til forslaget for 2003. Det 
er heller ikke denne gangen realistisk å tro at vi får bevilgninger til å dekke våre ønsker om 
økt satsing på flere områder samtidig, men vi må fortsatt jobbe for å beholde og helst øke 
dem. 
Tinget må som vanlig gi Skytterstyret fullmakt til å foreta de nødvendige prioriteringer ut fra 
de midler som departementet stiller til rådighet. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2002 til å fatte følgende vedtak: 
Det søkes Forsvarsdepartementet om en bevilgning på kr. 35.150.000,- for år 2004 fordelt på 
følgende poster. 
 
POST PROSJEKT SØKER FOR SØKT FOR BEVILGET 2002 
    2004 2003 FORDELT PÅ 
        POSTER 

11 Administrasjon             8 000 000           7 500 000               7 894 000  
12 Landssk.st./Nordisk/NC/NM felt/skifelt             1 400 000           1 300 000               1 365 000  
13 Medaljer,diplomer, merker                550 000              500 000                  500 000  
14 Bidrag lag,samlag,kretser             3 500 000           3 500 000               3 102 000  

15 A Bidrag baner             9 000 000           8 000 000               4 948 000  
15 B Spesielle støytiltak             5 000 000           5 000 000               5 000 000  
16 A Utdanning            1 100 000            1 100 000                  913 000  
16 B Utdanning/ samarbeid HV/matr                300 000              300 000   
17 Rekruttering             2 100 000           2 100 000               1 515 000  

18 A Feltskyting             1 000 000           1 000 000                  505 000  
18 B Skifeltskyting                500 000              500 000                  258 000  
19 Ammunisjonsbidrag             2 200 000           2 200 000               1 500 000  
20 Markedsføring                500 000              500 000                  500 000  

  Prosjektmidler (håndbok  for sk.lag)                      100 000  
  SUM           35 150 000         33 500 000             28 100 000  
 
Skytterstyret gis fullmakt til å foreta justeringer på poster når bevilgningen for 2004 fra 
Stortinget er fastsatt. 
 
Sak 29/2002: Tingsak: Turnusordningen for LS i framtiden 
Turnusordningen for Landsskytterstevnet går fram til og med Landsskytterstevnet 2005. Da 
utløper den ordning som ble vedtatt på Skyttertinget i 1993 med 10 arrangører. Dette 
medfører at Skyttertinget 2002 må drøfte hvilke arrangører som skal få være med i framtidig 
turnus. 
 
Skytterkontoret sendte 15. januar 2002 et brev til de 10 tekniske arrangører som har vært med 
i turnusen, med spørsmål om de var villig til å være med på en ny turnusordning. Det ble også 
gitt åpning for at nye arrangører kunne melde sin interesse for å være med i drøfting av 
framtidig turnus. 
 
Alle de 10 tekniske arrangører som har vært med i turnusen har bekreftet at de ønsker å være 
med videre. I tillegg har Oslo og Stjørdal ønsket å være med. Det medfører at det er 12 
arrangører som per i dag ønsker å arrangere Landsskytterstevnet i framtida. 
 



Skytterstyret gjennomførte innledende drøftinger på problemstillingen med framtidig turnus 
og bestemte å utsette saken til møte 29. og 30. mai. Dette blant annet med bakgrunn i at man 
ønsket en uttalelse fra Forsvaret om deres syn på de 12 aktuelle kandidater. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre utsetter behandling av turnusordningen for Landsskytterstevnet til 
styremøte 29. og 30. mai.  Administrasjonen pålegges å sende brev til Forsvaret for en 
uttalelse om Forsvarets syn på mannskapsstøtte til de 12 tekniske arrangører. 
 
Sak 30/2002: Tingsak: Utdeling av medaljer og DFS`sølvbeger i NM felt  
Følgende forslag foreligger fra Bjørn Trudvang i Raumnes skytterlag gjennom Akershus 
skyttersamlag: 
”Utdeling av medaljer og DFS sølvbeger under NM felt 
Feltskyting innen DFS har vært særdeles mye debattert i de senere år. Det som diskusjonen i 
hovedsak har dreid seg om er avstander, størrelse på figurer, skytetider og et eget NM. 
 
Det vi ser i dag er at det er store forskjeller i regelverket mellom baneskyting og feltskyting 
når det gjelder  utdeling av medaljer og standardpremier på Landsskytterstevnet. Jeg tenker 
her først og fremst på at feltmedaljen kan vinnes flere ganger og at det ikke utdeles DFS 
sølvbeger i felskytingsfinalen. 
 
Mange sitter nok igjen med følelsen av at feltskyting blir litt ”stemoderlig” behandlet i 
forhold til baneskyting når det gjelder dette og kanskje derfor blir også denne formen for 
skyting litt mindre attraktiv å delta i. 
 
Akershus har i eget samlag, i motsetning til mange andre samlag, hatt en positiv utvikling 
innenfor feltskyting og har også gått inn med en utvidet premiering i den interne 
feltkarusellen som samlaget arrangerer. Her har alle noe å skyte om i og med at premieringen 
er klassevis og det deles ut klassevise medaljer. 
 
Vi foreslår derfor at det under NM-finalen i feltskyting på Landsskytterstevnet deles ut medaljer, 
stjerner og sølvbeger etter samme mal som ved baneskyting. Dvs. at feltmedaljen bare kan vinnes 1 
gang og at det deles ut stjerner på samme måte som ved baneskytingen. 
Ordningen gjøres gjeldende fra og med 2003.” 
 
Norges Skytterstyres drøfting: 
Akershus skyttersamlag tar i sitt forslag opp et av punktene som er beskrevet i Handlingsplan 
III, nærmere bestemt, pkt. 8.3. Saken er dermed tidligere vurdert som aktuell sak, men ikke 
tidligere spesielt behandlet av Skyttertinget. 
 
HP-III beskriver følgende: 

”Medaljeordningen i feltskytingen på Landsskytterstevnet bør likestilles baneskytingen.” 
  
HP-III vil med dette skape viktige føringer for videre behandling av denne saken. 
 
Endring i deltakelsen 
I forhold til antall deltakere i baneskyting, er nedgangen for skyttere som gjennomfører 
grovfeltskytingen ca. 7% på Landsskytterstevnet. Med stor sannsynlighet, er skytterne i 
frafallsgruppen av en kategori, som med liten sannsynlighet vil ha noen mulighet til å nå opp 
på medaljeplass. Å tro at denne gruppen skulle bli motivert av bedre premiering til de beste, 



kan virke noe optimistisk. Effekten av tiltaket vil derfor måtte bli vurdert til marginalt, i 
forhold til å trekke med frafallsgruppen. I denne sammenheng vil nok tidligere innførte tiltak, 
ha hatt en større betydning. Ved innføring av lik premiering som i baneskyting, vil det nok 
oppfattes som at feltskytingen får en høyere status. Med mulighet for å oppnå DFS’ 
sølvbeger, medalje/stjerne vil man sannsynligvis kunne få noe økt motivasjon hos enkelte 
skyttere. 
 
Fordeler og ulemper 
Å likestille medaljeordningen i bane- og feltskytingen på Landskytterstevnet, vil gi et positivt 
signal om at grenene er sidestilte. Et likelydende reglement for de to grenene vil også være 
forenklende. 
En slik endring vil naturlig nok medføre merutgifter. Det vil derfor måtte gjøres en vurdering 
av om gevinsten ved en slik endring, kan forsvare merutgiftene. 
 
Kostnad 
En innføring av medaljer, stjerner og sølvbeger i NM felt, vil medføre en merutgift til 
medaljer og premier. 
Akershus skyttersamlag gir ikke uttrykk for et ønske om å innføre noe ekstra trofé i NM felt. 
 
Forslag til premiering blir da: 

1. pl. Forsvarsministerens pokal VII (vandre), Forsvarssjefens jubileumspokal 
(vandre) og Vaktmester Kompaniet A/S’ premie (engangs). 

2.-7. pl.  DFS sølvbeger 
X Medaljer og stjerner til beregnet antall. 

 
Merutgiftene i forbindelse med denne premieringen vil knytte seg til: 
 
DFS’ sølvbeger 4 stk. à kr 1566,12 = kr  6264,- 
Stipulert antall medaljer  46 stk. à kr   172,36 = kr 7928,- 
Stipulert antall stjerner  20 stk. à kr   148,80 = kr 2976,- 
SUM MERUTGIFT kr17 168,- 
 
Stipulert antall medaljer og stjerner er beregnet ut fra de siste 5 Landsskytterstevner. 
Beregningen viser at merutgiftene ved en slik premiering vil beløpe seg til ca. kr 17 000,- pr. 
år. Kostnaden vil i liten grad variere med deltakelsen på stevnet, og i stor grad av hvor mange 
som ender på likt antall treff som siste medalje. For NM felt vil man i tillegg måtte medregne 
skyttere i klasse 1 og V55 i beregningsgrunnlaget for medaljer og stjerner, uten at dette vil 
medføre særlige merutgifter i forhold til baneskyting. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2002 til å fatte følgende vedtak: 
 
På Landsskytterstevnet innføres mesterskapsmedaljer med stjerner og DFS sølvbeger på NM 
felt etter samme system som i baneskyting. Dagens mesterskapsmedalje i feltskyting 
beholdes, og ny mesterskapsstjerne feltskyting gis et preg som skiller seg fra baneskytingen. 
Administrasjonen får i oppdrag å tilrettelegge slik at ordningen trer i kraft fra og med 
Landsskytterstevnet 2003. 
 



Sak 31/2002: Tingsak: Forslag om tillegg til saksbehandlingsreglene for Skyttertinget 
Akershus skyttersamlag fremmer forslag til Skyttertinget 2002 om å endre 
saksbehandlingsreglene til Skyttertinget i Skytterbokas punkt 4-3. Forslaget er begrunnet med 
et ønske om et klarere regelverk for saksbehandlingsrutiner foran Skyttertinget.      
 
Forslag om at Skytterboka § 4-3 med Saksbehandling til Skyttertinget endres til: 
 
§4-3-1:  
Saker som den enkelte skytter ønskes behandlet på Skyttertinget skal sendes via den 
respektive skytterens skytterlag som gir sin uttalelse og påtegning. Saken sendes videre til 
samlaget som skal gi sin uttalelse og påtegning.  
Saken legges deretter fram på ombudsmøtet. 
  
Ombudsmøtets avgjørelse påføres saken før saken sendes videre til Norges Skytterstyre. 
  
Samme rutine skal følges både hvis et skytterlag fremmer en sak og samlaget fremmer en sak 
for Skyttertinget. 
  
Norges Skytterstyre skal gi sin uttalelse og innstilling i saken før den legges fram for 
Skyttertinget. 
  
§4-3-2: 
Dersom saken er av en slik karakter at den ikke kan fremmes direkte for avgjørelse av 
Skyttertinget, skal saken gis utsettelsesforslag med informasjon overfor Skyttertinget om 
videre framdrift i saken. Saken utsettes i så tilfelle til neste års Skytterting. 
Norges Skytterstyre skal ta en slik beslutning på selvstendig grunnlag. 
  
 §4-3-3: 
En sak er fremmet for Skyttertinget innenfor de fastsatte tidsfrister og som ellers fyller de 
formelle krav til saksbehandling, kan ikke avvises av Norges Skytterstyre. 
  
§4-3-4:   
Saker som ikke er av generell betydning for DFS sin virksomhet og som ikke medfører 
endringer i lovverket, kan behandles av Norges Skytterstyre eller av DFS/DFSU sentralt. 
  
§4-3-5: 
Alle saker som blir behandlet skal føres i møteprotokoll og alle samlag tilsendes referat av 
saksbehandlingen sammen med møteprotokoll. 
  
§4-3-6: 
Saker som av det enkelte samlag blir krevd fremmet for Skyttertinget skal ikke behandles av 
DFS/DFSU. 
 
Norges Skytterstyres drøfting: 
Forslaget fra Akershus skyttersamlag har mange prinsipielle elementer i seg. Det tar for det 
første opp problemstillinger rundt Norges Skytterstyre sin myndighet til selvstendig å kunne 
avvise saker til Skyttertinget. Akershus refererer som vedlegg til forslaget formannens 
uttalelse på Skyttertinget i 2001, om at styret mener å ha hjemmel til å avvise saker.     
 



Det har i de siste årene blitt økt interesse for myndighet og arbeidsfordeling mellom 
administrasjonen, Norges Skytterstyre og Skyttertinget. Norges Skytterstyre har sammen med 
administrasjonen begynt å lage regelverk for hvilke saker som administrasjonen kan avgjøre 
uten behandling i Norges Skytterstyre. Formann tok opp spørsmålet om hvilke saker det var 
naturlig at Skyttertinget drøftet i sin tale til Skyttertinget 2001. Formannen mente at det måtte 
være et mål at Skyttertinget konsentrerte seg mer om de overordnede føringer, og ikke brukte 
tid på eksempelvis mindre justeringer i konkurransereglementet.       
 
En slik holdning som formannen uttrykte er nok de fleste enige i, men problemet er at det 
kommer i mange tilfelle an på ”øynene som ser” om en sak har stor viktighet for 
organisasjonen. Dagens regleverk forteller at Skyttertinget skal fastsette regler og 
bestemmelser som må være ens i lag og samlag. Tolkes dette i videste betydning skulle jo 
sånn sett de fleste saker som Skytterstyret behandler vært tatt opp på Skyttertinget.    
 
Norges Skytterstyre mener at Akershus skyttersamlag har et poeng i at dette regelverket nok 
er modent for en gjennomgang, men det er et spørsmål om det framlagte forslag er godt nok 
gjennomarbeidet. Det vil i alle tilfelle ikke gjøre at det bli færre saker til Skyttertinget.  
Forslaget inneholder også en del uklare formuleringer som krever en grundigere 
gjennomgang. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2002 til å gjøre følgende vedtak: 
Med bakgrunn i forslag fra Akershus skyttersamlag om å endre saksbehandlingsrutiner i 
forbindelse med Skyttertinget, vedtas det at Norges Skytterstyre skal gjennomgå 
saksbehandlingsreglene til Skyttertinget i Skytterbokas § 4-3. Saken legges fram på nytt for 
Skyttertinget 2003.   
 
Sak 32/2002: Tingsak: Rangering ved mesterskap i feltskyting - senior 
Gauldal skyttersamlag har videresendtforslag fra Rennebu skytterlag om at man bør innføre 
samme regler i mesterskapsskyting felt for senior, som man i dag har for R/ER/J/V65/V73. 
  
Dette betyr: 
 Først teller antall treff.  

1. Dernest teller innertreff i mesterskapsomgangen (maks 12 innertreff).  
2. Er det fortsatt likhet, skal det være omskyting om de tre første plassene. Program for 

omskyting bestemmes av arrangøren.  
  
Forslaget ble behandlet på samlagets ombudsmøte den 8/12-01. Det ble enstemmig vedtatt og 
besluttet videresendt til Norges Skytterstyre”. 
  
Norges Skytterstyres drøfting: 
Dagens rangeringsregler for rekrutteringsklassene/de to eldste veteranklassene ble i sin tid en 
dyd av nødvendighet fordi det ble skutt 12 treff i finalene ”hvor lenge som helst”, slik at 
omskytinger kunne dra veldig ut i tid. Regulering av vanskelighetsgrad ved hjelp av skytetid 
var ikke tema da skytetiden er fastlagt (hensyn til enkeltskuddsvåpen bl.a.) 
  
For seniorenes del har man så langt fastholdt at det skal skilles på treff ut fra følgende to 
resonnementer: 
  



- for feltskyting er det bedre å skille på ferdighet med å redusere skytetiden        
(mer relevant feltmessig ferdighet) 

- man har ønsket å unngå og fokusere på presisjonsskyting i denne grenen 
  
I tillegg hevdes det fra tid til annen at i feltskyting skal man ”ha treff når man treffer det man 
sikter på”. 
  
For seniorene foretas det omskyting ved likt antall treff, og innertreff skal ikke registreres i 
finaleskytinger. Arrangørens frihet til å bestemme program for omskyting fører dog til at noen 
velger å bruke treff/innertreff ved omskytinger eller definerer innertreffet som treff og foretar 
bare i noen grad justering/skjerping av skytetid. Noen gjør begge deler. Hovedregelen for 
senior, om at ved like antall treff skal det foretas omskyting, brytes derfor stadig. 
  
Det forhold at man har to forskjellige metoder for rangering kompliserer regelverket for 
feltskyting, og man opplever stadig at arrangører ikke har denne forskjellen klart for seg. I så 
måte vil forslaget fra Gauldal/Rennebu føre til en forenkling av regelverket samt at man etter 
alt å dømme vil få en raskere avgjørelse, dvs. kunne slippe omskyting i en del tilfeller. 
  
Å unngå omskyting kan for en arrangør synes gunstig, men sett i forhold til media og 
publikum er dette imidlertid neppe tilfelle. 
  
Forenkling av regelverket er gunstig for arrangør, både med tanke på effektiv avvikling av 
arrangement og korrekt bruk av regelverket. 
Dagens regelverk er tydeligvis ikke presist nok siden det fører til feil i gjennomføring av 
omskytinger. Regelverket fremmer dog på beste måte de ferdigheter man øsnker å utvikle i 
feltskyting. 
  
Norges Skytterstyres syn er at man bør trekke det beste ut av de beskrevne alternativer og 
foreta finaleskytinger og eventuelle omskytinger i feltskyting tilsvarende som man gjør i 
baneskyting ved at innertreff tas i bruk først ved omskyting. Derved beholdes muligheten for 
spennende omskytinger samtidig som regelverket forenkles ved at samme prinsipp nyttes i 
bane- og feltfinaler. 
  
Vedtak: 
Norges Skytterstyre inviterer Skyttertinget 2002 til å gjøre følgende vedtak: 
  
Ved omskyting i mesterskap i feltskyting gjelder følgende: 

- først teller antall treff 
- deretter teller antall innertreff i omskytingen (maks 12 innertreff) 

  
Skytterbokas pkt. 10.421 gis ny tredje setning: 
På omskytingen skal det først telles treff og deretter antall innertreff for å avgjøre rekkefølge. 
 
Sak 33/2002: Tingsak: Spilleautomater på LS-arena  
Skytterstyret ønsker en avklaring av Skyttertingets prinsipielle holdning til utplassering av 
spilleautomater under landsskytterstevner.  
 
Skyttertinget 1996 sluttet seg i sak 9 til Skytterstyrets innstilling om en restriktiv holdning til 
utplassering av spilleautomater som inntektskilde for skytterlag generelt. Det ble spesielt 



argumentert med det uheldige i å konkurrere med humanitære organisasjoner i spillemarkedet, 
hensynet til ungdom og økonomi samt fokusert på problemet med ”spillegalskap”. 
 
Samme skytterting vedtok i sak 10 om tildeling av LS-arrangementet i 1999 at det ikke skulle 
plasseres spilleautomater på det stevnet.  
 
Skytterstyret vedtok i sak 4b/2002 at automater av rent underholdende karakter uten gevinst- 
mulighet, på visse vilkår, kan settes opp under LS 2002. Samtidig ble administrasjonen bedt 
om å fremme en prinsipiell sak for Skyttertinget 2002 angående spilleautomater på 
landsskytterstevner generelt.  
 
Norges Skytterstyres drøfting: 
Skyttertingets vedtak i 1996 om en avvisende holdning til utplassering av spilleautomater 
blant skytterlag generelt står fast. Den problemstilling som nå reises gjelder eventuell adgang 
til utplassering av spilleautomater på landsskytterstevner, og dernest skillet mellom automater 
av rent underholdende karakter og automater med gevinstmuligheter.  
 
I lovgivningen er det et grunnleggende skille mellom underholdningsautomater og 
gevinstautomater. For oppstilling og bruk av gevinstautomater er det gitt omfattende 
bestemmelser, jfr særlig lotteriloven av 24.02.95 med forskrifter. For rene underholdnings- 
automater gjelder kun krav om en registrering, samt oppstillingstillatelse fra politiet. Ved 
forskrift av 21.12.00 ble det opprettet et lotteritilsyn, som sammen med politiet er gitt 
omfattende godkjennings- og kontrollmyndighet.  
 
Kulturdepartementet arbeider nå med en stortingsproposisjon om pengespill og 
spilleautomater. Proposisjonen vil etter planen bli lagt fram høsten 2002. Ansvarlig 
saksbehandler i departementet har opplyst at det prinsipielt og praktisk viktige skillet mellom 
rene underholdningsautomater og gevinstautomater forventes opprettholdt. Det er 
fremkommet enkelte politiske signaler om mulig innskjerping også for underholdnings-
automater, men det vil neppe bli snakk om noen likebehandling av de to typene 
spilleautomater. Mer sannsynlig er en sterkere kontroll med gevinstspill. 
 
Rene underholdningsautomater er etter hvert blitt et etablert og kjent tilbud i mange miljøer, 
spesielt for ungdom. Skytterstyret kan ikke se tungtveiende grunner for å avvise oppstilling av 
slike automater under landsskytterstevnearrangement. Derimot anses det riktig å opprettholde 
en negativ innstilling overfor gevinstautomater. Problemene knyttet til bruken av slike 
automater generelt er økt siden Skyttertingets vedtak i 1996, jfr ovenfor nevnte stortings-
proposisjon.     
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyres flertall innbyr Skyttertinget 2002 til å fatte følgende vedtak: 
 
Landsskytterstevnearrangører tillates å oppstille underholdningsautomater som et 
tilbud under stevneavviklingen. Slike automater må plasseres slik at skyttere og publikum                  
ikke forstyrres av aktiviteten. Det tillates ikke oppstilling av automater som kan gi  
gevinst i form av penger eller andre premier. 
 
Vedtaket ble gjort mot Henning Westerås sin stemme. Han vil i stedet fremme følgende 
forslag til Skyttertinget 2002: 
 



Landsskytterstevnearrangører tillates ikke oppstilling av automater som kan gi  
gevinst i form av penger eller andre premier. Det tillates heller ikke å oppstille 
underholdningsautomater som et tilbud under stevneavviklingen. Vedtaket gjøres gjeldende 
fra og med 2002. 
 
Sak 34/2002: Tingsak: Jegerrelaterte aktiviteter i regi av DFS 
Jegerutvalget har lagt fram sin rapport for Norges Skytterstyre. Rapporten skal ligge til grunn 
for drøfting på Skyttertinget 2002 for å debattere organisasjonens forhold til jegerskyting. 
 
Norges Skytterstyre debatterte jegerutvalgets innstilling og drøftet ulike løsninger fra 
administrasjonen på sakskomplekset.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre utsetter ferdigbehandling av jegerutvalgets rapport. Administrasjonen 
pålegges å drøfte saken videre til møte 29. og 30. mai. 
 
Sak 35/2002: Tingsak: Prisnedskriving av rekruttammunisjon  
I rundskriv 1/2002 til skyttersamlagene, ønsker administrasjonen tilbakemelding fra 
samlagene på om prisnedskrivingen av rekruttammunisjonen bør opprettholdes, og på hvilken 
måte utbetalingen bør organiseres. 
 
Det ble i alt mottatt besvarelser fra 21 samlag, hvor av 20 av disse ønsket å opprettholde 
prisnedskrivingen av rekruttammunisjonen, og organisere utbetalingen etter modell foreslått 
av DFSU. Østerdal skyttersamlag ønsker å opprettholde et bidrag til rekrutteringsskytterne, 
men har fremmet sitt eget forslag til organisering. 
 
Forslag om bearbeiding av ordningen for prisnedskriving, har tidligere vært behandlet av 
Skyttertinget 1998. Handlingsplan III omhandler også i sitt kapittel 7 et tiltak om å vurdere 
ordningen.  
 
Utgangspunktet for saken er et pålegg fra Konkurransetilsynet, om at DFS må gi like vilkår 
for prisnedskriving for alle ammunisjonsleverandører. Med dette pålegget, må fordelingen av 
subsidieringen gjøres på en annen og mer administrativt krevende måte enn i dag. 
 
Organisasjonen har også kjent til at prisnedskrevet ammunisjon er benyttet av skyttere som 
ikke er berettigede brukere, og med dette utgjør et svinn. Med et ønske om å benytte avsatte 
midler til prisnedskriving av rekruttammunisjon på en så hensiktsmessig måte som mulig, må 
DFS se nærmere på andre fordelingsmetoder.  
 
Det foreligger 3 forslag i saken. 
 
1. Norges Skytterstyres gjorde i  styremøtet 8.–9. desember 2001 vedtak om å avvikle 
ordningen. Frigjort beløp ble forutsatt disponert på en slik måte at en totalt sett fremmet 
rekruttering og drift, for eksempel ved å intensivere arbeidet på banesektoren. 

2. DFSU gjorde i november 2001 et vedtak om at de ønsket å opprettholde prisnedskrivingen, 
men gjennom en annen organisering enn i dag. De mente at skytterlagene burde forskuttere 
nedskrivingen der forbrukt rekruttammunisjon ble rapportert til Skytterkontoret i ettertid, og 
at det deretter ble utbetalt subsidiebidrag til skytterlagene. DFSU foreslo også at 
prisnedskrivingen ikke skulle komme veteranskytterne til gode. 



3. Østerdal skyttersamlag foreslår at subsidieordningen på rekruttammunisjon bortfaller i 
dagens form. Den erstattes med en tilskuddsordning hvor skytterlag som arrangerer stevner på 
samlagsplan eller høyere, får tilskudd fra DFSU ut fra antall deltakere i rekrutteringsklassene. 
Tilskuddet skal erstatte hele eller deler av det som i dag innbetales av skytteren som 
arrangementsavgift. Konsekvensen ar at den enkelte skytter derfor betaler et lavere innskudd 
på stevner enn hva som i dag er tilfelle. De ser for seg at arrangerende lag får utbetalt 
tilskuddet fra samlaget eller DFS i ettertid. Forslaget innebærer at subsidien til skyttere i 
veteranklassene opphører. 
 
Norges Skytterstyres drøfting: 
Med bakgrunn i en svært tilsluttende holdning fra samlagenes side, vil DFSUs forslag til 
opprettholdelse og organisering av prisnedskrivingen i særlig grad måtte vektlegges.  
 
Norges Skytterstyre går således bort fra sitt forslag fra møte 8. og 9. desember 2001. Dette 
også med bakgrunn i at samlagene er entydige i sin holdning til at ordningen med 
prisnedskriving bør opprettholdes, og kan ikke se noen muligheter for en omdisponering av 
midlene som vil kunne gi samme effekt. 
 
Hva angår Østerdal skyttersamlags forslag, innebærer dette at tilskuddet utbetales til 
skytterlaget i forhold til andre skytteres aktivitet. På denne måten skiller organiseringen seg 
vesentlig fra dagens ordning, og DFSUs forslag. Den enkelte skytteren vil få redusert sine 
kostnader ved at arrangementsavgiften reduseres, men forslaget fordrer at skytteren deltar på 
stevner over et angitt nivå. En skytter med stor trengingsmengde, og eller stor aktivitet i eget 
skytterlag, vil med denne ordningen ikke få sine kostnader redusert på samme måte som en 
skytter som bare skyter aktuelle stevner. Ved at arrangerende skytterlag må innrapportere 
deltakerantall og etterskuddsvis få utbetalt sitt bidrag, vil dette på samme måte som forslaget 
til DFSU, medføre en økt administrasjon og gi en mer ujevn fordeling av midlene i forhold til 
aktivitet. 
 
Fordelingsmessig vil derfor forslaget til DFSU fungere bedre. Med forslaget til DFSU lagt til 
grunn, vil den enkelte skytter bli tilgodesett i forhold til sitt aktivitetsnivå. For skytteren vil 
ordningen fungere som dagens.  
 
Norges Skytterstyre ønsker også at skyttersamlagene skal være en attestasjonsinstans knyttet 
til rutinene for innrapportering for å sikre at ordningen ikke blir misbrukt.  
  
Vedtak: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2002 til å fatte følgende vedtak: 
 
Administrasjonen får i oppdrag å tilpasse og videreføre ordningen med prisnedskriving av 
rekruttammunisjon/-kule etter forslag fra DFSU og med samlaget som attestasjonsinstans. I 
dette foreligger at veteranskytterne ikke skal kunne nytte prisnedskrevet ammunisjon/kule. 
Tiltaket skal være satt i funksjon fra og med 1. januar 2003. 
 
Sak 36/2002 Ekstraordinært Skytterting ? 
I forbindelse med den aktuelle situasjon, hvor Regjeringen foreslår å terminere bevilgningen 
til Det frivillige Skyttervesen fra og med år 2003, drøftet Skytterstyret om det skulle sendes 
offisiell innkalling til ekstraordinært Skytterting.  
 



Norges Skytterstyre hadde 11. april bestemt seg for å avholde Skytterting, og 
administrasjonen hadde 19. april sendt brev til samlagsformennene med varsel om 
ekstraordinært Skytterting 7. mai. 
 
Med bakgrunn i at flere samlagsformenn hadde meldt tilbake at de syntes et ekstraordinært 
Skytterting var lite hensiktsmessig, drøftet Skytterstyret saken på nytt. Det framkom 
argumenter som samsvarte med reaksjonene fra samlagsformenn som hevdet at det nå var 
bedre å bruke alle ressurser på innsats lokalt i samlagene, og at Skytterstyret måtte være 
ansvarlig for å gjennomføre de sentrale tiltakene mot Storting og Regjering. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar at det ikke skal innkalles til ekstraordinært Skytterting.  
 
Vedtaket ble gjort mot 2 stemmer. 
 
Meldingssaker: 

1. Avtale med siv. ark. Arnt Olav Penne 
2. Utmerkelse til Bodø Østre skytterlag 
3. Forberedelser til strateginotat på Skyttertinget 2002.  
4. Forberdelser til forslag om kun kal.22 i rekruttklassen 
5. Fylkeskommunale midler til skyttersamlagene. 
6. Rapport om Miljøpakken 2001. 
7. Tildelte skjold og takkediplomer 2001 
8. Oversikt over juridisk og teknisk bistand anlegg 2001. 

 
Administrativt vedtak: 
Arne Thorsens skjefte for Mauser godkjennes også for kaliber 6,5. 
Skytterbokas pkt. 6.310 siste setning endres til: 
Rekruttskjefte for Mauser kaliber .22 og 6,5. 



År 2002 den 29. og 30. mai holdt Norges Skytterstyre møte på Skytterkontoret, Oslo 
 
Til stede: Lars Stenerud, Alf Tobiassen, Hallvard Eri, Olav K. Vaaje, Jon G. Hofstad, 
Henninng Westeraas og Martin Stav. Roar Haugen var tilstede 29. mai.  
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
 
Sak 24/2002: Tingsak: Søknad om tildeling av Landsskytterstevnet 2005 
1.I samsvar med vedtatt turnusordning søker Lesja skytterlag om å få arrangere 
Landsskytterstevnet 2005. Skytingene planlegges gjennomført på eksisterende bane og i 
samme feltterreng som ved tidligere LS på Lesja. 
Søknaden vedlegges tingpapirene og refereres ikke videre i detalj. 
  
Lesja kommune støtter søknaden og har bevilget midler til søknaden samt gitt lovnader om 
teknisk bistand, støtte til innkvartering samt skyttertingsmiddag. Samtidig gir kommunen 
støtte til at Lesja skytterlag bør inngå i en framtidig turnusordning for LS. 
  
2. Oslo skyttersamlag søker også om arrangement av Landsskytterstevnet 2005. Her 
planlegges baneskytingene gjennomført på Løvenskioldbanen, hvor banen bygges om til 
200m og hvor det blir foretatt full renovasjon av 100m. Feltskytingene planlegges 
gjennomført på Ringerike med støtte fra Ringerike skytterlag. 
  
Samlaget får støtte for sine planer fra Oslo kommune ved at kommunen tilbyr en mottagelse. 
Skyttertingsmiddag inviterer SpareBank 1 til. 
  
Det framkommer av tilleggsopplysninger til søknaden at det forventes kostnader i forbindelse 
med feltarenaene i størrelsesorden 100.000 kr som søkes dekket av egne midler. 
  
Kostnader med opprigging av elektroniske skiver samt arena for finaler i stang-og 
felthurtigskyting påregnes ikke belastet DFS.   
  
Norges Skytterstyres drøfting:  
1.Skytearenaene på Lesja synes å være intakte og kan tas i bruk uten store investeringer. 
Finalearena for stang- og felthurtigskyting vil antakelig kreve noe investering med tanke på 
tilfredsstillende publikumsforhold. 
Det legges opp til skyttercamp som i 1995. Denne anses tilfredsstillende for de som ønsker et 
slikt tilbud.   
  
Ellers registreres det at Lesja kommune har erklært en aktiv støtte til skytterlaget, både for LS 
2005 og framtidige arrangement. 
I sin støtteerklæring bekrefter kommunen tingmiddag og støtte av kommunalt ansatte til 
arrangementet.    
  
2.I sin søknad sier Oslo skyttersamlag ikke noe om hvordan Løvenskioldbanen skal bygges 
om til 200m. Senere er det framkommet at de elektroniske skivene skal settes opp på eget 
skivearrangement slik at det skytes fra nåværende 300m standplass. Dette har betydning for 
størrelse på publikumsplass på arenaen, som da vil være liten. Det foreligger avtale med 
Norges Skytterforbund angående disponering av baneområdet, og med Oslo jeger- og 
fiskerforening angående bruk og drift av 100m.  
For feltskytingenes del er det gitt et overslag vedrørende kostnader ved opparbeidelse av 
standplasser i grov og finfeltløypene samt arena for stang- og felthurtigskyting. Kostnadene 



dekkes av LS – arrangøren. Disse kostnader synes satt lave sett i forhold til kostnader med 
vedlikehold av eksisterende anlegg, utbetalt fra DFS de senere år. 
  
Reise til Løvenskioldbanen med privat bil vil forutsette parkering før ankomst arena ved 
avtalt leie av areal hos Løvenskiold-Vækerø. Slik avtale er ikke framlagt skriftlig ved søknad, 
men uttales å være i orden.  
  
Oslo ligger ikke inne i turnusordningen, men synes ellers å ha gode planer for gjennomføring 
av et LS.  
Det vises til at byen i 2005 vil ha mange attraktive arrangement i forbindelse med 
unionsoppløsningen i 1905. 
   
Vedtak: 
Norges Skytterstyres innbyr Skyttertinget 2002 til å fatte følgende vedtak:  
  
Lesja skytterlag tildeles arrangementet av Landsskytterstevnet i 2005. 
  
Det forutsettes at arrangøren skaffer til veie de nødvendige fasiliteter på hovedarenaen for 
Norges Skytterstyre og Skytterkontoret. Dette gjelder møterom og lokaliteter for salg og 
informasjon – som stilles kostnadsfritt til disposisjon. Arrangøren må videre forholde seg til 
de rammer for støtte som er gitt av Forsvaret.  
Arrangøren plikter , i samarbeid med Skytterkontoret, å framskaffe forlegning for Norges 
Skytterstyre m/gjester, Skytterkontorets ansatte samt tingrepresentanter. Dessuten sted for 
avholdelse av Skyttertinget og tingmiddag. 
Pris på skytebok fastsettes av Norges Skytterstyre etter søknad fra arrangøren. Det kan ikke 
påregnes økning av pris på denne, i forhold til foregående år, utover normal prisstigning. Det 
samme gjelder campingavgift.   
Rapport og regnskap forelegges Skytterstyret innen et halvt år etter at stevnet er avviklet. 
  
Vedtaket ble gjort mot 2 stemmer. 
 
 Sak 29/2002: Tingsak: Turnusordningen for LS i framtiden 
Brevet fra Skytterkontoret, nevnt i tidligere ref, ble sendt 15.jan 2002. Her ble alle nåværende 
tekniske arrangører invitert til å bekrefte interesse for å inngå i ny turnusordning. Dessuten 
ble det kalkulert med at samlagene tok opp dette internt dersom det kunne tenkes nye 
potensielle arrangører. 
  
De tekniske arrangører som inngår i dagens turnus har alle svart på henvendelsen. Det 
framkommer av svarene at 9 av 10 ønsker å inngå i ny turnus. Øvre Målselv trenger mer tid 
for både å avgjøre om det søkes for 2006 og ikke minst om det vil være aktuelt å inngå i 
framtidig turnus for øvrig. Her har imidlertid samlaget gått sterkt inn, sammen med 
kommune, fylke og forsvaret og forsikrer om at det vil komme søknad for 2006 og at man 
ønsker å inngå i turnusordningen i framtiden.  
  
Elverum gir klart uttrykk for at de ønsker en 5-års turnus og kan tenke seg å komme inn i 
turnus i 2006. Bodø Østre er ikke fremmed for tanken om 5-årig turnus. Øvrige arrangører 
ønsker 10-årig turnus i den grad de har sagt noe om dette. 
  
Skytterlagene i Stjørdal ønsker å komme inn i turnusen som ny arrangør med Forsvarets 
skytebaner og feltterreng som arenaer. 



  
Oslo skyttersamlag søker om arrangementet i 2005 og ønsker også å inngå i den nye 
turnusordning. 
  
Oversikt: 
  
Arrangør/arena           Utt. fra samlag Utt. fra kommune     Utt. fra fylke 
  
  
1.Øvre Målselv/Råvatn/ 
  Troms skyttersamlag  ja   ja   ja 
2.Førde    ja   ja   ja        
3.Steinkjer       ja   ja 
4.Evje        ja   ja   ja 
5.Elverum       ja    
6.Bodø     ja   ja   ja 
7.Os/Ulven    ja   ja   ja 
8.Oppdal       ja   ja 
9.Klepp/Gann/Gjesdal  ja      ja 
   Sandnes 
10Lesja    ja   ja    
  
Skytterlagene i   ja   ja   ja +HV 
Stjørdal 
Oslo sk.samlag/   ja   ja 
Løvenskioldbanen 
  
Svarene fra samlag, fylker og kommuner kan fås ved henvendelse til Skytterkontoret. 
 
Norges Skytterstyres drøfting: 
Som man ser av oversikten har i prinsippet alle nåværende tekniske arrangører tilkjennegitt at 
de ønsker å være med videre. Et klart flertall forutsetter 10 års syklus. Kun Elverum bekrefter 
at de kan ha hyppigere arrangement.  Det er kommet til to nye søkere. 
  
Flere/færre arenaer 
Siden det nå foreligger 12 interessenter bør det først drøftes om tiden nå er inne for å åpne for 
flere arrangører, eller om to arenaer i hver landsdel skal fastholdes som prinsipp. Dessuten har 
færre arenaer også vært tema i de siste to - tre år.  
  
To arenaer i hver landsdel 
Siden turnusen ble fastlagt forrige gang er det prinsipielt ikke kommet inn argumenter for 
flere arenaer. Å ha 10 faste arrangører gir den fordel at  tilskudd til vedlikehold/nybygg kan 
minimaliseres. I så måte hadde 5 arenaer vært enda bedre. Uttalelsene fra de tekniske 
arrangører er dog relativt entydig her. Det understrekes av de fleste at det er nødvendig med 
en tilstrekkelig lang pause før man igjen tar på seg dette omfattende arrangement. Sett på 
denne bakgrunn alene synes færre arenaer derfor mindre aktuelt. 
  
Nye arenaer vil kunne medføre ønske/krav om mer midler fra sentralt hold for å bygge opp en 
ny arenastruktur.  
  



I dagens økonomiske situasjon synes det som en klar forutsetning at nye arrangører kun er 
aktuelt dersom etablering av arena kan foretas uten støtte utover det som, etter søknad, kan gis 
til allerede etablerte arenaer for generelt vedlikehold. Nye arenaer kan eventuelt for Forsvaret 
være mer praktisk og bør gjerne sees i lys av dette.      
  
På bakgrunn av økonomiske betraktninger bør ikke allerede utbygde arenaer konkurreres ut 
av arrangører som ikke har arena, med mindre ny arrangør kan presentere et klart bedre 
opplegg enn en eksisterende arrangør. På den annen side bør kanskje dette være mulig for 
motiveringens skyld? 
  
For tekniske arrangører som selv eier banen vil det kan hende synes urimelig å bli satt ut av 
turnus etter at det er gjort store investeringer. 
  
Norges Skytterstyre mener det er prisverdig at nye arrangører står fram med god motivering 
og gode planer for å arrangere et LS. Det synes derfor riktig å holde muligheten for nye 
arrangører åpne. 
  
Dagens turnusordning har fungert etter hensikten. All den tid de nåværende arrangørene som 
inngår i denne ordning har tilkjennegitt interesse av å være med videre bør i utgangspunktet 
10 års syklusen beholdes.. 
  
Ved å beholde to arenaer i hver landsdel utnytter DFS sitt ”varemerke” som frambringer 
dugnadsinnsats over hele landet og som plasserer skyttersaken i det rette lys i by og bygd.          
  
Færre arenaer 
En reduksjon av arenaer vil ha en anleggsmessig økonomisk fordel ved at man må kunne anta 
at støtte til vedlikehold siden forrige gang blir mindre. Oppgradering til moderne anlegg kan i 
så fall begrenses til et mindre antall arenaer som har god kapasitet hva angår innkvartering og 
camping og som kan tilby gode skyteanlegg for bane- og feltskytinger. 
  
Dersom man finner arrangører som vil påta seg LS hyppigere enn i dag vil kontinuitet og 
profesjonalitet forbedres. Dessuten vil overføring av erfaringer bli bedre siden staben på det 
enkelte sted er mer intakt enn ved en ti-årssyklus. Hyppigere arrangement vil kan hende stille 
krav om sterkere engasjement fra en professionell gruppering, for å avlaste arrangøren. Dette 
vil i så fall kunne øke kostnadene.   
  
Forsvaret 
LS støttes i dag i hovedsak av FLO/Land og HV. Med det tidspunkt man i de senere år har 
benyttet for LS, vil det innenfor dagens tjenestemønster for førstegangstjenesten normalt ikke 
være mulig med særlig mannskapsstøtte av soldater fra øvrige deler av Forsvaret.  
I forbindelse med installasjon av det mobile elektronikkmateriellet vil det være noe 
kostnadsbesparende å ha få arenaer idet det må gjøres noen bygningstekniske forberedelser 
for oppmontering og drift av elektronikken. Innen 2006 er imidlertid allerede fem arenaer 
forberedt for dette formål. Dersom man antar at tre av de gjenstående arenaer vil inngå i en 
turnus med færre arrangører vil besparelsen bli i størrelsesorden 6-800.000 kr, litt avhengig 
hvilke arenaer som velges. 
FLO/Land transporterer det elektroniske materiell ut til respektive arenaer. I det tilfelle 
arenaen er vanskelig tilgjengelig/ligger langt vekk vil denne transporten være enklere ved få, 
lett tilgjengelige arenaer. Kostnadsbesparelse her er vanskelig å fastslå, men er sannsynligvis 
relativt liten. 



  
For HVs del bekreftes det fra HVST at ti arenaer er bedre enn f.eks fem da man derved vil 
fordele belastningen på distriktene på en bedre måte. For øvrig vises til vedlagt skriv fra FO 
angående Forsvarets støtte. 
Dersom Stjørdal kommer inn som arena vil støtten riktignok være innenfor HV12s område, 
men kanskje ha en annen løsning enn bruk av HV mannskaper fra HV12 slik Oppdal 
forutsetter.  
I HV05s område har vi i dag to arenaer. For øvrig er arenaene fordelt i forskjellige distrikter. 
 
Forsvarets overkommando har skrevet brev til Skytterkontoret datert 27/5 2002 hvor de sier at 
alle de 10 arenaene som nå har arrangert Landsskytterstevnet kan påregne støtte videre, men 
med færre garnisonelle tjenester ved arrangementene i Førde, Steinkjer, Evje, Oppdal og 
Lesja.   
  
Vedtak: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2002 til å gjøre følgende vedtak: 
 
Med utgangspunkt i dagens landsskytterstevneturnus, og bekreftet positiv innstilling fra de 
som inngår i denne turnus, foreslås følgende turnus/arenaer: 
  
2006:  Nord-Norge/ Råvann skytebane 
2007:  Vestlandet/ Førde skytterstadion 
2008:  Midt-Norge/Steinkjer skytebane 
2009:  Sørlandet/Evje skytebane 
2010:  Østlandet/Terningmoen skytebane 
2011:  Nord-Norge/Bestemorenga skytebane 
2012:  Vestlandet/Ulven skytebane 
2013:  Midt-Norge/Oppdal skytebane 
2014:  Sørlandet/Vatne skytebane 
2015:  Østlandet/Lesja skytebane 
  
Skytterlagene i Stjørdal/Frigården skytebane og Oslo Skyttersamlag/Løvenskioldbanen har 
tilkjennegitt interesse for å arrangere Landsskytterstevne innenfor ny turnusordning. Disse 
arrangørene og eventuelt andre søkere står fritt til å søke om arrangementet når 
Landsskytterstevnet skal foregå i søkerens landsdel. Søknadsfrist blir som før.  
  
Vedtaket ble gjort mot Jon G. Hofstad sin stemme som ikke ønsket å navngi arrangørstedene i 
turnusen. 
  
Sak 34/2002: Tingsak: Jegerrelaterte aktiviteter i regi av DFS 
Rådgivende utvalg foreslo i sin innstilling om ”Feltskyting i DFS i et nytt århundre” framlagt 
våren 2001, å innføre feltskyting med jaktvåpen som disiplin i DFS.  
 
Skyttertinget 2001 behandlet saken, og ønsket i den forbindelse at man foretok en ny og 
grundig vurdering av forholdene rundt en så viktig beslutning, slik at man fikk vurdert 
ringvirkninger og konsekvenser av eventuelle vedtak. Med dette som bakgrunn ga Tinget 
Norges Skytterstyre i oppdrag å oppnevne et eget utvalg som skulle utrede organisasjonens 
forhold til jegerrelaterte aktiviteter i regi av DFS. Styret ble gitt fullmakt til å gi utvalget 
mandat, slik at saken legges fram for ny behandling ved Skyttertinget 2002.  
 



Norges Skytterstyre ga utvalget flg. mandat: ”Utvalget skal med utgangspunkt i dagens 
situasjon vurdere eventuelle behov for å tilrettelegge og systematisere nye aktiviteter for 
jegere i DFS regi. Utvalget skal også vurdere eventuelle tiltaks konsekvenser og drøfte 
hvordan dette påvirker skytterlagsmiljø, baneanlegg, reglement og andre forhold. Utvalget 
bør videre vurdere om eventuelle nye aktiviteter medfører konsekvenser for forholdet til 
Norges Jeger- og fiskeforbund”.  
 
Utvalgets anbefaling 
Utvalget la fram sin innstilling for Norges Skytterstyre våren 2002. I hovedtrekk tilråder 
utvalget flg: 

1. Det skal ikke være tillatt å arrangere egne åpne jaktfeltstevner i regi av DFS tilsluttede 
lag.  

2. Det opprettes en jegerklasse på åpne grovfeltstevner.  
 
Norges Skytterstyres drøfting: 
 
Generelt 
Norges Skytterstyre vil berømme utvalget for arbeidet. De momenter og argumenter som er 
beskrevet i innstillingen utgjør et godt fundament for videre behandling og diskusjon. 
Drøftingene gjort av utvalget danner således hovedgrunnlag i Skyttertingets behandling av 
denne saken. De kommentarer som heretter fremmes er å regne som Norges Skytterstyres 
suppleringer og kommentarer til innstillingen. 
 
Åpne jaktfeltstevner i DFS regi 
Norges Skytterstyre slutter seg til utvalgets vurdering om at aktiviteter for storviltjegere skal 
være begrenset til å foregå på lagsplan, og at det som en følge av dette ikke skal arrangeres 
åpne jaktfeltstevner i DFS regi. Styrets begrunnelse for dette er helt i tråd med momentene i 
utvalgets innstilling pkt. 9.3 og pkt. 9.4. Det synes meget viktig å sørge for klare skiller 
mellom organisasjoner med beslektede eller felles interesseområder. I første rekke gjelder 
dette for NJFF, som i møte med utvalget har uttrykt at en del lokalforeninger vil oppfatte det 
som ”overtramp” om DFS starter med regulære jaktfeltstevner.   
 
Ved å følge innstillingen klargjør DFS sitt standpunkt til denne type aktiviteter, og bekrefter 
at det er den tradisjonelle DFS aktivitet som skal være organisasjonens tilbud til sine 
medlemmer. 
 
Jegerklasse på åpne feltstevner 
Med bakgrunn i de drøftinger, undersøkelser og anbefalinger som er beskrevet i 
jegerutvalgets innstilling tilrår et enstemmig utvalg at det opprettes en egen 
konkurranseklasse for jegere i DFS. Klassen benevnes Jegerklassen.  
Norges Skytterstyre finner ikke å kunne støtte utvalgets tilrådning om en egen Jegerklasse. 
Som en konsekvens av Styrets innstilling og argumentasjon  i forrige avsnitt om at 
jegeraktiviteter i DFS regi kun skal foregå på lagsplan, vil det ikke være forenelig med dette 
synspunkt å opprette en egen Jegerklasse for åpne feltstevner.  
 
Konsekvenser for lag som ikke overholder regelverket 
Det er behov for å se på hele organisasjonens regelverk for straffe- og reksjonsmønster i et 
totalt perspektiv. Norges Skytterstyre vil ta initiativ til dette 
 
 



Vedtak: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2002 til å fatte følgende vedtak: 
 

1. Det skal ikke arrangeres åpne jaktfeltstevner i DFS regi. 
 
2. Arrangementer for storviltjegere på lagsplan håndteres av det enkelte skytterlags styre. 

 
Det ble også avgitt 2 stemmer for jegerutvalgets innstilling om opprettelse av jegerklasse på 
åpne feltstevner i DFS. 
 
Sak 36/2002: Tingsak: Forslag om kun kal. 22 i klasse Rekrutt 
På DFSU møte 27. april ble Uttrøndelags og Akershus  forslag og begrunnelser for forslagene 
drøftet. DFSU så på ulike sider ved forslagene. Utvalgsmedlem Olav Aasen argumenterte for 
Uttrøndelag sitt forslag. 
Vedtak: 
 DFSU anbefaler, med utvalgsmedlem Olav Aasens stemme i mot,  Norges Skytterstyre å 
opprettholde dagens ordning med klassesetting og valgmuligheter av kaliber i rekruttklassen. 
 
Forslag om endring av Skytterbokas pkt. 6.920, 7.222 og 7.224. 
 
Forslag 1: 
Uttrøndelag skyttersamlag fremmer følgende forslag til Skyttertinget 2002: 

• Skyttere i klasse Rekrutt benytter kun våpen med ammunisjon i kaliber .22 i felt og 
baneskyting i DFS. 

Forslag til endring av bestemmelser dersom forslaget blir vedtatt: 
• Endring av Skytterbokas pkt. 6.920: 

o Pkt. 1 tilføyes: 
� Skyttere i klasse Rekrutt benytter kun kal. .22. I klasse Eldre rekrutt og 

Junior kan benytte ammunisjon i kal. 6,5 mm rekruttpatron eller kal. 
.22. 

o Pkt. 2 tilføyes: 
� Skyttere i klassene Eldre Rekrutt og Junior kan benytte ammunisjon i 

kal. .22 og rekruttammunisjon med cal. 6,5mm med kulevekt maks 6,5 
gram. ( Videre i punktet står uendret ).  

 
Uttrøndelags tilrådning: 
Rekrutter som etter overgang til kun kal. .22 lr. i skyting på felt og bane i DFS kan oppnå 
lavere resultat i konkurranser og dermed vanskeliggjøre topp poengsum med  
350 p. på baneskyting og 30 treff på feltskyting. Det sees ingen overhengende fare i dette, på 
tross av topp presisjon av dette kaliberet i gunstige forhold. 
Faren er, at om en legger lista for høyt, og krever full ”score” i den yngste konkurranseklassen 
får en ikke øket interessen for skytesporten for den viktigste gruppen av skyttere. De som ikke 
ligger på toppen av resultatlistene. Denne ressursen kan vi nå sikre et tilbud og dermed videre 
deltagelse i DFS aktiviteter. Like konkurranseforhold, og da til en fornuftig pris må det legges 
aller størst vekt på. Deretter får poeng komme i andre rekke. 
Økonomi og like konkurranseforhold er svært avgjørende med tanke på videre aktiviteter i vår 
organisasjon av våre yngste utøvere. 
Hvorfor kan ikke alle da skyte med 6,5 x 55? 
Spørsmålet vil sikkert bli stilt blant flere, men. 
Pris og mangel på utstyr er svaret på forannevnte spørsmål. 



For å sikre våre aktiviteter må vi konkurrere med andre aktiviteter, og da går det stort sett på 
pris, rettferdighet og tilretteleggelse. 
 
Forslag 2: 
Akershus skyttersamlag fremmer følgende forslag til Skyttertinget 2002: 

- Endringer i klassesettingsreglene for klasse R og ER. 
o Vi foreslår følgende tilføyelse til Skytterbokas pkt. 7.222 Klasse Rekrutt. 

� Skyttere i klasse R tillates kun å skyte med kal. .22. De som ønsker å 
skyte med kal. 6,5mm skal skyte i klasse ER. 

o Dessuten følgende tilføyelser under pkt. 7.224 Klasse Eldre Rekrutt. 
� Klassen omfatter også skyttere som fyller 12 og 13 år i kalenderåret og 

som skyter med kal. 6,5mm 
 
Akershus tilrådning: 
Vi tror at en slik endring vil medføre at ungdommene blir lenger i miljøet og flere ville 
fortsette skytingen også i de høyere klassene. Kanskje det over tid også vil medføre en økende 
rekruttering.  
Som en naturlig tilføyelse av regelverket, ser vi at også reglene angående skyting i klasse ER 
må endres slik at de skytterne i aldersgruppen 12 og 13 år som ikke ønsker å skyte med kal. 
22. skal skyte i klasse Eldre Rekrutt. 
 
Norges Skytterstyres drøfting: 
 
Rettferdighet / Rekrutteringspotensialer: 
 
Fordeler  og ulemper: 
- Urettferdighet er noe som vil slå negativt ut i ”vårt” rekrutterings- og konkurransetilbud. I 
vind  er det et klart fortrinn å skyte med 6,5mm, og det kan diskuteres om det er to 
forskjellige konkurranseformer å skyte med kal. .22 og 6,5mm. Det kan bli en langt mer 
rettferdig  konkurranse når klassen skyter med kun ett kaliber, uansett værforhold. For selv 
om værforholdene endrer seg i løpet av konkurransedagen, vil konkurranse med kun et kaliber 
være langt mer rettferdig enn dagens ordning med to kalibervalg. En regelendring vil altså 
medføre at alle i klassen ville skyte under like forutsetninger noe som ville medføre jevnere 
konkurranse og med lik mulighet for alle. 
 
- Vi bor i et langstrakt land med ulikt vær, og det kan diskuteres om en får en mer rettferdig 
konkurranse med kal. .22, uansett vær. Vi vil få svært ulike trenings- og konkurranseforhold 
alt etter hvor en bor i landet, og det vil også være lite gunstig om variabel vind i stor grad vil 
avgjøre resultatene. 
 Mange vil påstå at  kal. .22  er ugunstig på 100m, for selv under optimale forhold vil 
ammunisjonen ha mye å si for presisjonen på våpenet. 
 
- Været er viktig faktor i denne saken. Tilfeldighetene vil i større grad spille inn ved 
innføringen av kal. .22 i klasse Rekrutt , og det kan videre medføre at flere skyttere oppsøker 
”gode forhold” og unngår dårlig vær. Dette skulle bli likt for alle, men problemet kan bli at 
tilfeldigheter blir en større faktor enn skyteferdighet.   
 
- Gjennom forsag 2.  ser en muligheten for at disse skytterne kan skyte i klasse ER, men dette 
medfører også at skyttere kan bli værende i denne klassen i opptil 4 år. Er det rettferdig 
overfor en rekrutt som velger å skyte med 6.5mm å møte skyttere med opptil tre år mer 



erfaring? Skytteren må få oppleve at det skjer en utvikling i skytekarrieren, og det synes 
gunstig at det ikke er så lange tidsintervaller mellom overgangsfasene.    
 
- I forslaget er det ikke drøftet om en rekrutt skal kunne velge fra stevne til stevne om han 
skyter i rekrutt med kal. 22 eller eldre rekrutt med kaliber 6.5. Begge alternativer har 
svakheter. En valgmulighet fra stevne til stevne vil kunne medføre at vi kan få skyttere som 
spekulerer i resultater, vær og vind før de melder seg på i klassen. Hvis det ikke gis 
valgmulighet blir skyttere på 12 år med 6,5 tvunget til å være 4 år i klasse eldre rekrutt. Det 
vil neppe være rekrutteringsfremmende med tanke på en naturlig progresjon i skytekarrieren.   
 
- Ønsket er rettferdighet og like konkurranseforhold, men av det medfølger flere 
forutsetninger enn at alle skyter med kal. .22. 
 
Læring: 
 
Fordeler og ulemper: 
- I og med at kal. .22 har større vindavdrift i forhold til 6.5mm kan dette i første omgang virke 
som en stor svakhet. Men det kan også vise seg å være et positivt problem, ved at skytteren vil 
lære seg å beherske våpenet på en helt annen måte, og bli nødt til å lære seg og forstå at det å 
skru på sideskruen ikke er farlig, men derimot en forutsetning for å lykkes. Skyttere som 
skyter med kal. .22 våpen lærer seg å beherske teknikker som vil komme dem til gode i 
fremtiden. 
 
- Med tanke på progresjonen opp mot seniornivå og skytterens egenutvikling, kan dette bli en 
ugunstig start på skytekarrieren. Det er mye som skal læres, og det forutsetter at mye av det 
skyttertekniske er på plass om det å tolke vind og skruing skal gi et godt læringsutbytte. 
Skyting er basert på et fundament av automatiserte arbeidsoppgaver og evnen til å holde 
fokus. Faktorene påvirker hverandre. Dette læres over tid og er en naturlig del av skytterens 
egenutvikling. Det vil ut i fra dette utgangspunktet være gunstig for en skytter å ha minst 
mulig å konsentrere seg om, og kun ha fokus på ”svarten” og avtrekk. Vind og vær er et 
forstyrrende element, selv for den beste skytter. Det bli en ulempe framfor en fordel å måtte 
forholde seg til stadig flere forstyrrende elementer i opplæringsfasen. En kan påstå at også 
rekylen fra 6,5mm vil være et slikt forstyrrende element, men dette er tett knyttet til 
oppbyggingen av en god stilling og et godt rekylopptak. Hvordan vinden påvirker kula etter 
den har forlatt løpet kan en god stilling ikke rette opp.   
 
Økonomi: 
 
Fordeler og ulemper 
- Innføringen av kal. .22 i klasse Rekrutt er økonomisk gunstig, og kan vise seg å være et  
rekrutteringsfremmende tiltak med tanke på prisforskjellen mellom 6,5mm 
rekruttammunisjon og normal kal. .22 ammunisjon. Det alltid vil være billigere å skyte med 
normal kal. .22, men det viser seg at selv under optimale forhold vil det stilles krav til en god 
ammunisjon på 100m, med pris der etter. Om en ønsker å oppnå best mulig presisjon kan det 
etter hvert utvikle seg i retning av at skyttere ( lag, foreldre ) investerer i en bedre kal. .22 
ammunisjon for å få et godt samsvar mellom  det man ser i siktet og hvor skuddet sitter i 
skiva. Vi kan ikke se bort i fra det faktum at foreldre og lag selvfølgelig ønsker å tilrettelegge 
best mulig for sine skyttere, og da kan en god kal. .22 ammunisjon, med prislapp opp og over 
2,50 kr skuddet bli aktuell. 
 



 - Dagens ammunisjonspriser kan virke uoverkommelige for potensielle rekrutteringsskyttere, 
eller foreldre som blir da hovedsponsor. Spesielt rammer dette hardt familier med flere 
potensielle skyttere. Selv med dagens ”nedskriving”, og senere med forslag om bortfall av 
”nedskriving av rekruttammunisjon” vil dette utgjøre et betydelig pengebeløp for 
skytterfamilier. Prisen i skyttersporten er tross alt en avgjørende faktor med tanke på 
muligheten for aktivitet og videre deltagelse. 
 
- Skyting trenger ikke være dyrt så lenge fokus ikke ligger på utstyr, konkurranse og poeng,  
men i stedet miljø, ferdighet og egenutvikling. Det er dette som er grunntanken bak klasse 
Aspirant, som i en opplæringsfase skyter med kal. .22 og er en del av det holdningsskapende 
arbeidet i DFS. I denne sammenheng skulle økonomi spille en mindre rolle. 
  
- De aller fleste lagsvåpen rundt om, er kal. .22. Grunnen til dette er at våpnene både skal 
kunne brukes ute- og innendørs,  og at kostnadene med normal ammunisjon er lavere når man 
bruker kal. .22. De fleste som starter sin skytekarriere begynner med å skyte kal. 22. i en alder 
av 10-12 år, og det burde være unødvendig å ”tvinge” disse over på 6,5mm for å oppnå 
høyere resultater. Gruppe presset er stort blant ungdommen i dag, og det er meget ille hvis det 
er ungdom som blir borte fra miljøet pga. at foresatte ikke ser seg råd til å kjøpe et våpen til 
12-13.000 kroner til sine håpefulle, mens det er gode lagsvåpen som står ubrukt.  
 
-  Saueren  kommer også i kal. .22 som mange da vil benytte og investere i , fordi det er et 
godt våpen og for å få et best mulig samsvar mellom siktebilde og treffpunkt.  Ikke mange lag 
har Sauer kal. .22 som lagsvåpen.  Dette ”gruppepresset” eller utstyrpresset, dessverre kan en 
si, kommer helt automatisk så fort det blir oppservert at noe gir et lite fortrinn. Det skulle 
være unødvendig at unge skyttere føler seg tvunget til å kjøpe 6,5mm. Da ligger fokus på å 
sammenlikne seg med andre, og andres resultater. Fokus bør fra tidlig opplæring dreie seg om 
skytterens egen utvikling og progresjon i forhold til dette. Det kan i denne sammenhengen 
sees som en naturlig utvikling, etter hvert som skyteferdighetene utvikler seg, at skytteren 
også blir mer kritisk til utstyret. God utstyr vil gi et bedre samsvar mellom de ervervede 
skyteferdighetene og resultatene som oppnås.  
   
 
Formålsparagrafen: 
   
Formålsparagrafen er fundamentet i organisasjonen, og denne er uløselig knyttet opp i mot 
Forsvaret og forsvarstanken. Med bakgrunn i formålsparagrafen kan en utlede at feltskyting er 
nærmest knyttet til innholdet i paragrafen, da også inkludert Stang og Felthurtigskyting. 
Baneskyting er også en meget viktig del av dette arbeidet, med militærets grovkaliber, 
7.62mm som godkjent ammunisjon. Dette gjelder også feltskyting.  
Kaliber. .22 er det som ligger fjernest fra selve grunntanken i paragrafen. Det er ingen tvil om 
at kal. .22 er et velegnet opplæringsvåpen ved instruksjon innendørs, og det er også gunstig i 
en opplæringsfase ved utendørs skyting, så fremt værforholdene tilsier det. På sikt, og med 
bakgrunn i historie og formålsparagraf,  er ikke organisasjonen tjent med en dreining mot  kal. 
.22. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2002 til å fatte følgende vedtak: 
Dagens ordning opprettholdes. 
 
Vedtaket ble gjort mot en stemme. 



 
Sak 37/2002: Ombudsmøterepresentasjon 
Skytterstyret vedtok i møte 14-15. mai 2001 i sak 49 at ordningen med valg av ombudsmenn 
skulle sendes ut på høring. Dette med bakgrunn i at problemstillingen var tatt opp av 
Lovkommentarutvalget, samt at Rælingen skytterlag hadde tatt opp saken gjennom Akershus 
skyttersamlag.  
 
De pekte blant annet på at dagens måte å velge ombud på med bakgrunn i antall 30-
skuddsskyttere, verken representerer medlemsmassen eller den skyting på DFS-program som 
skytterlagene har. Flere har således hevdet at skytterlag med mange jegere, forsvarspersonell 
eller politi som bruker skytterlagets bane, får en for stor forholdsmessig andel av 
representantene på ombudsmøtet. 
 
Høringsbrev ble sendt ut 14.09.01 til samlagene.  Det ble skissert tre ulike alternativer til 
dagens ordning i Skytterbokas § 2-11 for på hvilket grunnlag ombudene skal velges: 
 
Alternativ 1: Lik representasjon uansett antall medlemmer eller 30.skuddskyttere 
Alternativ 2: Antall betalende medlemmer i skytterlaget 
Alternativ 3: Antall skyttere som har skutt DFS-program 
 
Videre ble det påpekt at mye taler for å redusere antall ombud i de største samlagene, da 
enkelte store samlag hadde et uhensiktsmessig høyt antall representanter på sitt ombudsmøte. 
Det ble derfor bedt om samlagenes synspunkt på størrelsen på ombudsmøtene som eget punkt 
i høringen. 
 
Det kom inn 26 uttalelser . Et sammendrag av innholdet i høringene følger vedlagt.  
 
Kort gjengitt ga høringen følgende tilslutning for de ulike alternativene: 
 
Alternativ 1: 1 stemme 
Alternativ 2: 11 stemmer 
Alternativ 3: 1 stemme 
 
Ett samlag mente ingen av forslagene var gode, mens 12 samlag ønsket å opprettholde dagens 
ordning. Ett stort flertall av samlagene mener det vil være hensiktsmessig å innføre en 
fordelingsnøkkel som gir et lavere antall ombudsmenn. Dette gjelder særlig for de store 
samlagene med mange skytterlag. 
 
Høringen viser et knapt flertall for å endre dagens ordning, men gir ikke noe entydig bilde av 
at dette føles som et stort behov i skyttersamlagene. Når 24 samlag ikke har svart på høringen 
kan det nok også tolkes dit hen at dette ikke anses som et problem. Norges Skytterstyre er 
således også av den oppfatning at de ikke ønsker å endre dagens ordning, og fremmer den ei 
heller som sak til Skyttertinget 2002.  
 
Vedtak: 
Med bakgrunn i resultatet av den gjennomførte høringen ønsker ikke Norges Skytterstyre å 
fremme forslag for Skyttertinget om endring i reglene for valg av ombudsmenn. 
 
 
 



Sak 38/2002: Tingsak: Strateginotat til Skyttertinget 
Etter vedtaket på Skyttertinget 2000 la Norges Skytterstyre fram eget strateginotat til 
Skyttertinget 2001. I tråd med vedtaket i 2000 legges med dette fram tilsvarende notat også 
for Skyttertinget 2002. 
 
Melding om gjennomførte tiltak 
  
1. Forholdet til Forsvaret 
I perioden etter Skyttertinget 2001 er det tatt initiativ ovenfor Forsvarets Overkommando for 
revisjon av retningslinjer for Forsvarets støtte til Landsskytterstevnet. Dette særlig i forhold til 
at baneskytingene nå gjennomføres på elektroniske skiver. 
Det er gjennomført møter med HV staben for drøftinger i forbindelse med revisjon av 
utkast/eksempler til avtale mellom HV og lokalt skytterlag hva angår leie av skytterlags bane 
under årlig trening. Dette er særlig aktualisert etter hvert som stadig flere lag anskaffer 
elektroniske anlegg. 
  
2.  Landsskytterstevnet  
I samarbeid med FLO/Land ( tidl HFK) utvikles publikumsløsningene for det elektroniske 
anlegget videre i noen grad. Publikumsvisningen blir utvidet med et display som viser 
skytetid. Dessuten vil displayet som i Bodø viste lagnr. og klasse bli utvidet slik at det viser 
hvem som skyter på hvilken skive.  
  
3.  IT-utviklingen
Den nye Windows-versjonen for administrasjonsprogrammet er ferdig og sendt ut til de som 
har bestilt. Pr 15.mai 2002 er det ca 400 abonnenter på programmet. 
Skytterkontoret tilbyr nå alle skytterlag og skyttersamlag egen elektronisk postkasse. Det 
opprettes et eget e-post register i administrasjonsprogrammet for hoved-epost og epost til 
kasserer. Til nå har ca 60 lag/samlag ( sum ) benyttet seg av tilbudet. 
  
4.  Prosjekt administrasjonskurs for ungdom i DFSU  
Prosjektet vurderes avsluttet i 2002. Deltakere og involverte samlag har sendt inn foreløpige 
evalueringer. Eventuelt opplegg videre drøftes nå i DFSU.  
  
Debattema for strategi det kommende år 
  
Norges Skytterstyre inviterer til debatt om nedenstående tema. Disse tas fram fordi de enten 
er berørt i Handlingsplanen og/eller er en følge av innholdet i Stortingsprp.55 – med forslag 
om terminering av driftsstøtten til DFS. 
   
1. 1. Ekstern informasjon 
Driftsstøttesaken  har satt flere forhold i fokus som det er god grunn til å drøfte videre. Fram 
tom 2001 har den sentrale aktivitet for informasjon til Stortinget vært rettet mot 
Forsvarskomiteen. Denne har vært på besøk på Skytterkontoret med jevne mellomrom. 
Skytterkontorets ansatte har utover dette deltatt jevnlig i møter/infoforum med og i 
Forsvarsdepartementet. Driftsstøttesaken viser imidlertid at hele Stortinget nok må ha jevnlig 
informasjon om hvem vi er og hva vi gjør for de midler vi får til disposisjon. Kanskje må vi 
også rette fokus direkte mot de politiske partier og FDs ledelse. Kontakten mot fylkes- og 
kommunepolitikerne samt fylkenes stortingsrepresentanter har vært meget god i enkelte 
regioner i nevnte sak. Også her er det imidlertid sikkert mulig for samlagene å gjennomføre 
jevnlig oppdatering, særlig om regionale/lokale forhold.  



      
 
 
2. 2. Økonomi 
Sett i lys av St.prp 55 kan det være nyttig at Skyttertinget drøfter hvordan DFS skal 
argumentere for et større driftstilskudd enn det som har vært gitt de senere år. Dette sett i lys 
av øket behov, særlig i skytebanesektoren.  Norges Skytterstyre er av den oppfatning at en 
debatt om økonomiske prioriteringer bør føres uavhengig av tilskuddsnivået, noe som 
forøvrig styret gjør sammen med administrasjonen i budsjettarbeidet hvert år. Det vil være 
nyttig å få en åpen og fri meningsutveksling om Skyttertingets overordnende styringssignaler 
til bruk i senere budsjettprosesser.    
  
3. Skytebaner 
For å sikre en god kostnadseffektivitet må DFS løpende evaluere bidragsordninger og 
regelverk. I seinere tid er det foretatt flere revisjoner i Skytterstyrets utfyllende bestemmelser 
til Lov om statsbidrag til anlegg m.v. av skytebaner av 5. april 1974 og forskrifter. Samtidig 
er det foretatt omlegging av saksbehandlings- og utbetalingsrutiner for å oppnå en bedre 
budsjettstyring. De seinere år har vist et betydelig større behov for juridisk og teknisk bistand 
enn hva som har vært forutsatt under budsjettarbeidet. Uavhengig av de ytre 
bevilgningsmessige rammer anses det nå nødvendig å foreta en grundig vurdering av hvilke 
satsningsområder en ønsker å prioritere innenfor anleggsavdelingens budsjett. For å kunne 
opprettholde eksisterende skytebaner, og tilrettelegge for nye, anses det helt nødvendig å 
bruke betydelige og økte ressurser på juridisk og teknisk bistand. Skytterlagene har i de 
seinere år hatt tilgang på spillemidler til anlegg på lik linje med idrettslag. Etter at 
rehabilitering ble erklært som satsningsområde fra Kulturdepartementet har svært mange 
skytterlag oppnådd betydelige midler til blant annet overgang til elektronisk anvisning. Nylig 
er det bestemt at den del av spillemidlene som går til anleggsformål skal økes kraftig. Til tross 
for sterk konkurranse blant søkerne på spillemidler er likevel mulighetene for tildeling større 
enn noen gang. Samtidig gjør de stadig trangere budsjettrammer at de ordinære banebidragene 
fra DFS får mindre og mindre betydning i den enkelte sak, særlig ved bygging av nye baner. 
Tida synes moden for å vurdere om det ordinære banebidraget fra DFS bør reduseres eller 
bortfalle, til fordel for en satsing på økt kompetanse og kapasitet i veiledning, både når det 
gjelder juridiske og tekniske forhold.   
  
Sak 39/2002: Ny ordning med startkontingent på LS  
Midt-Norges representant i skytterstyret, Jon G. Hofstad, har fremmet forslag om en endring 
av dagens påmelding til Landsskytterstevnet (vedlagt). Det legges fram to alternative forslag 
til hvordan dette kan endres.  
 
Forslag 1: Ved den skriftelige påmelding gis skytterne anledning til å melde seg på med 
følgende alternativ: 

1. Baneskyting 
2. Feltmessig skyting eller begge deler  

Alle betaler hele arrangementsavgiften. 
Er skytteren påmeldt på den ene av skytingene og det er mulig for arrangøren, og ledig plass, 
så kan de motta etteranmelding på den andre skytingen mot en tilleggsavgift. 
 
 
 
 



Forslag 2: Ved den skriftelige påmelding innbetales kun arrangementsavgiften.  
 
Alle over nevnte avgifter godkjennes av Norges Skytterstyre. 
 
Norges Skytterstyres vurdering: 
Norges Skytterstyre mener en endring i dagens system kan medføre at oppslutningen om 
feltskytingsaktivitetene svekkes. Det kan også innebære at arrangøren mister deler av 
inntektsgrunnlaget for Landsskytterstevnet. Skytterstyret vil drøfte saken videre i forbindelse 
med Oppdal sin søknad til skytebok for Landsskytterstevnet 2003.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre avviser Hofstads forslag, men vil komme tilbake til ordningen rundt 
startkontingent i forbindelse med Oppdal sin søknad for skytebok til Landsskytterstevnet 
2003. 
 
Sak 40/2002: Søknad om ekstraordinær bidrag – Landsskytterstevnet 2002 
Os skyttarlag søker som arrangør av Landsskytterstevnet 2002 om ekstraordinære bidrag til 
henholdvsis opparbeidelse av tribune for Stang- og felthurtigfinale og opparbeidelse av 
feltområde. 
 
Norges Skytterstyres drøfting: 
For tribuneanlegget er det søkt om kr 50.000,-. Det foreligger ikke kostnadsoverslag eller 
dokumentasjon til søknaden.  
 
For feltområdet søkes kr 60.000,-. Heller ikke for dette foreligger det kostnadsoverslag eller 
annen dokumentasjon.  
 
I de seinere år er det ytt tilskudd herfra i størrelsesorden kr 60.000,- til denne typen tiltak. 
Norges Skytterstyre foreslår å tildele arrangøren kr 60.000,- til omsøkte tiltak. Beløpet 
belastes posten ”Ordinært banebidrag” i anleggsavdelingens budsjett.    
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre tildeler etter søknad Os skyttarlag kr 60.000,- til opparbeidelse av arena 
for Stang-, felthurtig- og feltskyting ved Landsskytterstevnet 2002. 
 
Sak 41/2001: Hedersbevisninger 
Hedersbevisninger ble besluttet tildelt. Vedtaket føres i B-protokoll. 
 
Sak 42/2002: Dispensasjon for alderskravet i rekruttklassen 
DFSU behandlet i sitt utvalgsmøte 27. april 02, denne søknaden: 
Saken dreier seg om en søknad angående dispensasjon fra alderskravet i rekruttklassen, den 
kan behandles som en generell søknad om fritak fra regelverket. På grunn av søkerens ønske å 
bli unntatt offentligheten, har vi fjernet navnene i søknaden og bruker søknaden som et 
eksempel. Hvordan denne første søknaden blir behandlet vil automatisk bli retningsgivende 
for hvordan liknende saker blir behandlet.  
 

• Skytteren i den aktuelle saken er fyller 11 år dette året, og har skutt siden han var 6 år. 
Etter tillatelse fra ledelsen i skytterlaget forgår treningen  i skytterjakke, hanske og 
med Sauer 6,5,da med reim. Skytteren føler seg god nok og moden til å delta på 



konkurranser i Klasse Rekrutt, og vil gjerne være med sine eldre kammerater å skyte 
åpne stevner. Det vil ha mye så si på motivasjonen om denne søknaden går i gjennom. 

 
 
Henvisning: 
Skytterboka pkt. 7.222 Klasse Rekrutt 
 
Klassen omfatter skyttere som fyller 12 eller 13 år i kalenderåret. Det er fastsatt en nedre 
aldersgrense på 12 år i klasse Rekrutt. Skyttere i klasse Rekrutt som var registrert som aktive i 
1999 gis dispensasjon fra aldersgrensekravet til og med 2001. 
 
DFSUs  kommentar: 
Åpner vi for en dispensasjon fra alderskravet har vi åpnet for alle søknader. Det blir da skjønn 
som blir avgjørende for om man kan skyte i klasse Aspirant eller Rekrutt, og for å unngå 
forskjellsbehandling vil de fleste søknader gå i gjennom. Med dette undergraver man 
regelverket slik det er fastsatt i Skytterboka.  
 
Vi må forholde oss til det aldersbestemte regelverket slik det er fastsatt i Skytterboka. Det blir 
ikke innvilget søknader om fritak fra alderskravet i klasse Rekrutt , men på samme tid blir de 
behandlet likt. På denne måten unngår vi skjønn, tvilstilfeller og forskjellsbehandling. 
 
Det blir den enkelte skytter (lag, foreldre) som står til ansvar å følge regelverket, og får 
konsekvensene av å bryte det. 
 
Norges Skytterstyres vurdering: 
Norges Skytterstyre sier seg enig i de prinsipielle betenkeligheter som DFSU har argumentert 
for. Norges Skytterstyre mener likevel at skyttere som deltok i åpne stevner i klasse rekrutt i 
1999 har blitt rammet av et vedtak med tilbakevirkende kraft. Styret går således inn for en 
generell dispensasjon for disse skytterne som kan dokumentere at de var registrert som 
rekruttskyttere i vedtaksåret 1999. Denne dispensasjonen gjelder kun for år 2002. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre gir dispensasjon fra regelverkets punkt 7.222 når det gjelder 
rekruttskyttere som var registrert som skyttere i 1999. Dispensasjonen gjelder til og med år 
2002. Fra 1/1-2003 må alle rekruttskyttere minst fylle12 år i kalenderåret.  
 
Sak 43/2002: Hovedbegivenheter 2003 
Norges Skytterstyre fastsetter følgende tidspunkt for DFS hovedbegivenheter i 2003: 
 
22. og 23. mars: NM i skifeltskyting, arrangør fra Nord-Norge 
 
3. – 6. april:  Landskamp i skifelt mellom Norge-Sverige, Bjøllånes skytterlag 
 
25. mai:  Skytingens Dag 
 
30. mai – 1. juni: Norgescupstart i baneskyting 
 
14. og 15. juni: Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 
 
21. og 22. juni: Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 
 



3. – 5. juli:  Nordisk ungdomslandskamp, Sverige 
 
2. – 9. august: Landsskytterstevnet, Oppdal 
 
16. og 17. august: Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 
 
23. og 24. august: Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 
 
30. og 31. august: NM i skogsløp med skyting, Fana skyttarlag 
 
5. og 6. september: Nordisk mesterskap, Vestlandet 
 
13. og 14. september: Norgescupavslutning i baneskyting     
 
Sak 44/2002: Endring av reglene for Den Norske Skyttermedalje 
I brev fra Sogn Ytre skyttersamlag (vedlagt) er det foreslått endringer i regelverket for Den 
norske skyttermedalje. Kort oppsummert ønsker Sogn Ytre følgende endringer: 

1. Ny rangeringsordning, lik den vi har på normalprogrammet. 
2. Endret skytetid, og rekkefølge for de to første seriene. 
3. Øke poengkravene for medaljene, og å redusere minimum antall sølvmedaljer til 2. 

 
Regelverket angående Den norske skyttermedalje er å finne i Skytterbokas pkt. 12.160.  
 
Handlingsplan III beskriver i pkt. 8.3 at det bør rettes fokus på tiltak som kan øke interessen 
for bl.a. Den norske skyttermedaljen. 
 
Norges Skytterstyres drøfting: 
 
Den norske skyttermedalje har en lang tradisjon i organisasjonen. Tilbake til tidlig på 1900-
tallet har denne skytingen vært en viktig milepæl, og et mål i seg selv for mange skyttere. 
Regelverket vil for mange virke som dårlig tilpasset dagens ferdighetsnivå og tekniske 
muligheter, og dette er nok bakgrunnen til forslaget fra Sogn Ytre. Skytingen inneholder 
likevel så mye tradisjoner som DFS bør være opptatt av å ivareta, at situasjonen bør være 
svært upraktisk og uriktig før endringer gjøres. 
 
Regelverket angående Den norske skyttermedalje angir en noe spesiell rangeringsordning.  
Utdrag av Skytterbokas pkt. 12.160: 
 

”I tilfelle det er skyttere som står likt i samlet poengsum, går den foran som 
står best i skyting a, deretter b. og c. Hvis fortsatt likhet, brukes 10-er, 9-er 
regelen på skyting a, deretter b og c.” 

 
Denne metoden er dårlig tilpasset dagens edb-baserte resultatprogrammer, da de benytter 
rangeringsordningen fra normalprogrammet. I de fleste tilfeller virker det motstridende å 
endre handlingsmønster etter et edb-program, egentlig bør det være motsatt. I denne 
situasjonen virker det likevel mest hensiktsmessig at rangeringsmetoden endres, for å 
imøtekomme alle resultatprogrammene. Det vil i motsatt fall være vanskelig å få noen av 
aktørene i markedet til å produsere et tilpasset resultatprogram for et svært begrenset marked. 
 



Ved å gjennomføre en slik endring vil man sikre at lik rangeringsmetode benyttes i alle 
samlag. Dagens regelverk er nok vanskelig for mange å håndtere, når resultatlista ligger ferdig 
rangert etter ”normalprinsippet”. De fleste velger nok i den situasjonen å la rangeringen som 
er gjort, bli gjeldende. Dette vil i verste fall kunne medføre at medaljen utdeles til feil person.  
 
Sogn Ytre ønsker i tillegg å endre skyteprogrammet. I programmet første del skytes det i dag 
5 skudd knestående, og 5 skudd liggende i serier på 3 minutter. Dette ønsker Sogn Ytre å 
endre til 5 skudd liggende på 1 ½ min. og 5 skudd knestående på 2 min. 
På denne måten tilpasser man også denne delen av programmet slik at det samsvarer bedre 
med normalprogrammet.  
Til tross for en slik endring, vil det fortsatt være forskjeller mellom normalprogrammet og 
Den norske skyttermedalje. Den norske skyttermedaljes særegne program er i hovedsak noe 
av tradisjonen som bør ivaretas, og spesielt når man ikke oppnår mer med forandringen enn 
man vil gjøre med denne endringen.  
 
Høyere krav 
Sogn Ytre ønsker at kravene til medaljene økes som følger: 

- Gylt Økes fra 260 til 280 
- Sølv Økes fra 230 til 260 

I tillegg ønsker samlaget at minsteantallet medaljer blir redusert til 1 gylt og 2 sølv, 
mot dagens 3 sølv. 

 
Sett i forhold til tidligere gjennomførte skytinger, vil dette forslaget medføre en nedgang i 
antall utdelte medaljer. 
 
Sett i lyset av en relativt sterk nedgang i antall deltakere om Den norske skyttermedaljen, 
synes det motstridende at man ønsker å gjøre den vanskeligere tilgjengelig. Dette både 
gjennom vanskeligere program, høyere poengkrav og færre medaljer. 
 
Riktig nok, vil nok noen finne det mer prestisjefylt å erverve medaljen når en større prestasjon 
må fremvises. Den norske skyttermedaljen er likevel en skyting for den store mengden av 
DFS-skyttere, og kravene bør derfor ikke skjerpes i den grad at den mer ”alminnelige” skytter 
ikke har noen mulighet. Om man ønsker å øke kravene, vil man med stor sannsynlighet sørge 
for lavere deltakelse på disse skytingene. 
 
Det vil for organisasjonen være lite å hente ved en slik endring. Det vil derfor virke som mest 
naturlig å la skytingen om Den norske skyttermedaljen være hva den er, og eventuelt se på 
ulike forandringer i forbindelse med en totalvurdering av medaljeskytingen. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar å endre regelverkets pkt. 12.160. 
 
Rangeringsordningen i skytingen om Den norske skyttermedalje endres til 10-er, 9-er regelen 
for alle 30 skuddene totalt. 
 
Endringen gjøres virksom fra og med sesongen 2003. 



 
Sak 45/2002: Tidsplan for finaler LS/rangering av premier på LS ved bruk av 
tiendedeler – forslag fra Rogaland 
Klepp skytterlag har gjennom ombudsmøtet i Rogaland skyttersamlag fremmet følgende 
forslag.  

1. At det blir vurdert å endre tidspunktet for avvikling av finalene for klassene på 100 
meter på landsskytterstevnet. Dette for å gi muligheter til en større oppmerksomhet 
rundt disse klassene, samt gi mulighet til et smidigere arrangement. 

2. At arrangøren av landsskytterstevnet gis muligheter til å rangere utdeling av 
gavepremier på tiendedeler når vi nå har muligheter med elektroniske skiver. Det 
forutsettes at dette kun blir brukt på rangering etter at sentrumsblinker er talt opp. En 
kan dermed slippe alle omskytingene som vanligvis må til for å fordele gavepremiene. 

 
Sak 1:  
Tidstabellen på Landsskytterstevnet er satt opp etter et meget strengt tidsskjema for å kunne 
gjennomføre LS på 8 dager. Dette er i tråd med Skyttertingets ønsker. Skal man kunne gi 
skyttere på 100m full oppmerksomhet er det vanskelig å unngå en forlengelse av stevnet. 
Denne saken er også behandlet av DFSU. 
 
Sak 2:  
Bruk av tideler har etablert seg som en Defacto standard. Alle 3 leverandører av elektroniske 
skiver i Norge bruker tideler ved presentasjon av skudd på skytters monitor. Dette gir en mer 
korrekt tilbakemelding på hvor skuddet sitter og hvor bra det er. Dette er til en hvis grad 
nødvendig da det grafiske bildet av skuddet av og til lyver (treffet er forstørret opp for å gi en 
bedre visuell presentasjon). Men det har aldri vært meningen at bruk av tideler skal brukes til 
noe annet en som en tilbakemelding til skytter om hvor bra skuddet var. 
 
Det har de siste 3 årene ikke vært omskyting om gavepremier på Landsskytterstevnet. Dette er 
unngått ved å bruke like premier ved lik poengsum etter opptelling av sentrumsblinker. Det er 
relativt enkelt å finne ut av hvor mange som skyter 50 med 5 sentrum på liggende og man 
planlegger derfor gavepremier ut fra tidligere statistikk. 
 
Norges Skytterstyres drøfting: 
 
Sak 1:  
Norges Skytterstyre støtter DFSU sin argumentasjon. 
 
Sak 2:  
Det er ikke et problem med omskytinger om gavepremier på Landsskytterstevnet. Dette er 
løst ved like premier på lik poengsum. Det har derfor ikke vært omskytinger de siste 3 årene 
på LS. Det som dog kan være et lite problem er at man får svært mange gavepremier på 
liggende skyting, spesielt i klasse 4 og 5, som igjen medfører en relativt lav verdi på premien. 
 
En åpning for å ta i bruk elektronikkens mulighet for å skille på tideler reiser flere prinsipielle 
spørsmål: 
1. DFS har ikke noe regelverk angående tideler på elektronikk. En åpning for bruk av tideler 
på LS vil også åpne opp for dette på andre stevner. Hvis man først åpner for bruk av tideler, 
hvorfor ikke også kåre Skytterkongen med tideler ? 
 



2. DFS har i sine skytinger lagt større vekt på hurtighet en presisjon. Dette gjenspeiler seg 
blant annet i kravene til dugleiksmerket og andre skytinger hvor milimeter presisjon ikke blir 
vektlagt i så stor grad. Spørsmålet blir derfor om dette er en vei DFS ønsker å gå ? 
Problemene er i dag ikke større en at man greit kan leve med dagens situasjon. Man bør heller 
vurdere skytetider før man eventuelt åpner opp for bruk av tideler.  
 
Ved rangering på tideler vil man også oppleve et større press på bedre ammunisjon/gevær for 
å få bra nok samling til gavepremier. Slik det er idag kan alle med Sauer og vanlig 
kjøpeammunisjon skyte 50 med 5 sentrum. Men skal man skyte samlinger med bare 1-3 cm 
spredning vil mange falle fra. Kun de med de beste våpnene og ammunisjon vil da kunne 
henge med. 
 
I årene som kommer vil vi helt sikkert oppleve "kreative" opplegg hvor bruk av tideler avgjør 
både plassering og premiering. Dette foregår allerede på lokalt plan, men dette kan fort "spre" 
seg videre. Det hadde derfor vært fornuftig å sette en stopper for dette på et tidlig tidspunkt. 
 
Vedtak: 
Sak 1: 
Norges Skytterstyre velger å opprettholde dagens ordning når det gjelder tidspunkt for 
avvikling av finalene for klassene på 100 meter. 
 
Sak 2: 
Norges Skytterstyre avviser forslaget fra Rogaland skyttersamlag angående bruk av tideler for 
å skille på gavepremier under Landsskytterstevnet.  
Norges Skytterstyre vedtar også at all bruk av tideler på elektroniske skiver i terminfestede 
stevner i DFS kun skal brukes i forbindelse med presentasjon av skuddverdi på skytters 
monitor samt utskrift av resultater til skytter. Bruk av tideler for rangering, premiering o.l. er 
ikke tillatt. 
 
Sak 46/2002: Regelendring for deltakelse i finfeltfinale LS 
Endring av Skytterbokas pkt. 11.225, underpunkt 7. 
 
Forslaget ble fremmet fra administrasjonen: 
Etter dagens regelverk får minimum 5%, maksimum 10% av de beste rekrutteringsskytterne i 
hver klasse, delta i finaleomgangen i finfelt på LS. Dette kan virke urimelig ved høyt 
deltagerantall og god skyting.  
 
Forslag til endret tekst: 
7. Rekrutteringsskyttere får delta i finaleomgangen i feltskyting for sin klasse i antall etter 
arrangørens bestemmelse i samråd med Norges Skytterstyre, og vinnerne  sammenlagt blir 
mester i sin klasse. 
 
Forslaget åpner for en mer skjønns- og forholdsmessig vurdering av antallet 
rekrutteringsskyttere som gis muligheten til å delta på finaleskytingen i finfelt på 
Landsskytterstevnet. 
 
 
 
 
 
 



Vedtak: 
Norges Skytterstyre endrer ordlyden i Skytterbokas pkt. 11.225, underpunkt 7. 
 
Rekrutteringsskyttere får delta i finaleomgangen i feltskyting for sin klasse i antall etter 
arrangørens bestemmelse i samråd med Norges Skytterstyre, og vinnerne sammenlagt blir 
mester i sin klasse. 
 
Sak 47/2002 Tertialregnskap for 1. tertial 2002 
Norges Skytterstyre tar anleggsavdelingens forslag til finansiering av merutgiftene på den 
enkelte underpost til etterretning. Norges Skytterstyre vil foreløpig ikke akseptere nye 
reguleringsplanoppdrag med støtte fra DFS. 
Framlagt tertialregnskap tas til etteretning. 
 
Sak 48/2002:Tiltak for ungdomslederutdanning 
Forslaget ble fremmet av Henning Westerås på DFSU sitt møte, 27. april 02. og gjelder tiltak 
for ungdomslederutdanningen. 
 
Strakstiltak for å øke opplæring av ungdomsledere på samlagsplan og øke aktiviteten på 
samlagenes gjøremål. 
 
Vi registrerer en kraftig nedgang i ungdomsleder- instruktørkurs  på samlagsplan. I 1996 
hadde vi 31 kurs og i 2001 har vi 14 kurs. 
 
I samme periode har tilskuddene fra fylkene sunket fra kr 850.000 til 450.000 og samlag har 
også mistet tilskuddene helt. Aktiviteten med kurs i samlagene er i ferd med å gå mot 0 - 
visjon. Selvfølgelig vil dette også gjenspeile seg i lagene.  
 
Dette er et sykdomstegn som vi ikke kan sitte å se rolig på. 
 
Vi mener å tolke det som et resultat av at vi la ned ungdomslederkonferansen. 
 
I samtaler med ungdomsledere mener de at den sentrale støtten/inspirasjon som 
ungdomslederkonferansen representerte er borte. Det var her vi lærte om både økonomi og 
samlinger. Kontakten med ungdomsutvalgets ledere i andre landsdeler er også borte. 
Regionale samlinger fungerer ikke på samme måte, og har ikke erstattet det meget gode 
forum som ungdomslederkonferansen var. 
 
DFSU vil derfor foreslå et strakstiltak som et 3 års prøveprosjekt. I dette prosjektet vil vi også 
involvere ungdom. 
  
Forslag: 

1. Hvert år skal det avholdes en konferanse med klar profil på hvordan vi bedre skal 
drive ungdomsarbeid i DFS. Vi begynner på samlagsplan, men det er på  lagsplan 
det er viktig å få farten opp.  Dette prosjektet skal ha som mål å komme frem med 
ideer/tanker på hvordan vi på lagsplan kan mobilisere til rekruttering av flere 
ungdommer til DFS. Det skal også gi Ungdomsledere en opplæring og inspirasjon 
til å jobbe bedre. 

 
 



2. I det siste har vi erfart hvor dårlig vi jobber mot politikere og særlig da 
fylkesleddene. Vi ser at vi år for år taper tilskudd fra fylkene og dette må vi rette 
på. En meget stor oppgave som trenger sentral ledelse. 

 
3. Deltakerne skal være 17 form. I  samlagets ungdomsutvalg og 10 ungdommer 

under 17 år og de skal samles hvert år. 
 

4. Vi foreslår at første samling holdes i nov.2002 og at tilskuddet som er til overs på 
DFSU sine midler til instruktør/lederkurs i 2002 dekker kostnadene. Merkostnader 
tas fra private midler. 

 
DFSU ser klare fordeler med et slikt tiltak: 

• Det blir et forum for ungdom og ungdomsledere. 
     ( Da også inkludert ledere fra Sverige og Danmark ). 
• Et mottiltak for hyppig utskiftning av ungdomsledere. 
• En bedret kvalitetssikring når det gjelder opplæring av ungdomsledere. En ser også 

muligheten i en mer målrettet undervisning. 
• Statistisk ser DFSU en nedgang i antallet samlinger som arrangeres ute i samlagene, 

og nedgangen er størst når det gjelder leder-/instruktørsamlingene. En ser også en klar 
tendens i at samlagene stadig får mindre bevilgninger fra fylkene. DFSU ser at en slik 
konferanse kan fungere som en ”buffer” for å få opp antallet arrangerte samlinger, og 
informasjon om saksgang og rutiner for søknader om fylkeskommunale midler. 

• DFSU ønsker en ny struktur for konferansen. 
 
DFSU s vedtak er at de ønsker å iverksette en prøveording, ved å innføre en konferanse 
bestående av 17. ungdomsledere og 10 ungdommer, med en årlig rullering av samlagene. Ved 
å avholde èn konferanse pr. år vil alle samlag være representert over en  treårsperiode. DFSU 
sender forslaget videre til Norges Skytterstyre for behandling. 
  
Norges Skytterstyre ønsker mer tid til å behandle dette forslaget grundig, og vil gjerne 
behandle konsekvenser av forslaget og alternative løsninger. Så langt er det også usikkerhet 
om forslaget til DFSU er det rette tiltaket i denne sammenheng. Økonomi, budsjett, 
ressursbruk, målgruppe og forum er sider ved saken som må drøftes. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre gir administrasjonen i oppdrag å komme tilbake med konsekvenser eller 
alternativ for å løse de eventuelle problemer som DFSU skisserer i sitt forslag. 
 
Meldingssaker: 

1. Spøreundersøkelse på LS. 
2. Kontroll av ammunisjon for rekrutteringsklassene. Norges Skytterstyre gir DFSU 

anledning til å foreta kontroll av ammunisjon til rekruttklassene på LS 2002. 
3. Avtale/Regning for merutgifter for mil. avdelinger som støtter LS 2002. 
4. Rapport fra Landslotteriet. 
5. Brev fra Salten skyttersamlag til de politiske partier i Nordland. 
6. Brev fra Viken I til stortingspolitikere og ordførere i Buskerud og Vestfold. 

 
Adm. vedtak: 
Uttakskomite for landslaget til Nordisk mesterskap: 
Lars Stenerud, Hallvard Eri og Engebret Mjøseng  



  
  
  
  
  
  
 
 



År 2002 den 1. august holdt Norges Skytterstyre møte på Solstrand Fjordhotell, Os  
 
Til stede: Lars Stenerud, Alf Tobiassen, Hallvard Eri, Olav K. Vaaje, Jon G. Hofstad, 
Henning Westeraas, Roar Haugen og Martin Stav 
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
 
Sak 49/2002: Møte med dirigentene for Skyttertinget 2002 
Skyttertingets møtedirigenter, Inge Hoff og Henning Ivarrud, deltok i møte. Kjøreplan for 
Skyttertinget ble lagt fram og gjennomføringen av Skyttertinget ble drøftet. 
 
Sak 50/2002: Tildeling av nordisk mesterskap 2003    
I henhold til fastsatt turnus skal en arrangør fra Vestlandet landsdel tildeles arrangementet av 
nordisk mesterskap i baneskyting, feltskyting og felthurtigskyting i 2003. Leikanger 
skyttarlag og Os skyttarlag har begge søkt om å arrangere mesterskapet. Begge arrangørene 
anses vel skikket til å kunne arrangere mesterskapet. 
 
Etter en samlet vurdering velger Norges Skytterstyre å tildele Leikanger skyttarlag 
mesterskapet..  
 
Vedtak:   
Norges Skytterstyre tildeler Leikanger skyttarlag arrangementet av nordisk mesterskap 
i bane-, felt- og felthurtigskyting 2003. 
 
Sak 51/2002: Tjenesteliste for Norges Skytterstyre under LS 2002 
Det ble gjort fordeling av arbeidsoppgaver for Norges Skytterstyres medlemmer under LS 
2002. 
 
Sak 52/2002: Meldingssaker 
 

1. Mesterskapsseremonier 2002 
2. Velkomstbrev til gjester m/tilleggsinformasjon 
3. Gjesteliste LS 
4. Gjesteliste etter mandag 5. august 
5. Brev fra HV-14 og Landsrådet for Heimevernet angående tidspunkt for LS 
6. Kommentar til regnskap pr 300602 
 

 
Sak behandlet av Norges Skytterstyre på Ulven i Os, 7. august 2002 
 
Sak 53/2002: Hedersbevisning 
Hedersbevisning ble besluttet tildelt. Ført i B-protokoll. 



År 2002 den 15. og 16. september holdt Norges Skytterstyre møte på Oppdal Quality 
hotel, Oppdal 
 
Til stede: Lars Stenerud, Alf Tobiassen, Olav K. Vaaje, Jon G. Hofstad, Henning Westerås og 
Martin Stav 
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
 
Sak 54/2002: Startkontingentordningen på LS  
Midtnorges representant i Norges Skytterstyre, Jon G. Hofstad, fremmet i mai forslag om en 
endring av dagens påmelding til Landsskytterstevnet. Norges Skytterstyre sier seg enig i å 
innføre et system hvor arrangementsavgiften betales ved forhåndspåmelding og 
premieinnskuddet for alle øvelser betales ved utløsning av skyteboka. Skytterstyret 
gjeninnfører også systemet med tilbakebetaling for ikke skutte øvelser. Dette vil skje etter 
Landsskytterstevnets slutt som et oppgjør til det enkelte skytterlag. Det vil ikke bli 
tilbakebetaling for ikke skutte øvelser til den enkelte skytter i løpet av stevneuka.  
 
Vedtak:     
Norges Skytterstyre vedtar at det bare skal betales arrangementsavgift ved 
forhåndspåmeldingen til Landsskytterstevnet. Ved henting av skyteboka betales 
premieinnskudd til alle øvelser. Premieinnskudd for ikke gjennomførte øvelser refunderes fra 
arrangøren via skytterlagene etter landsskytterstevnets slutt. 
 
Sak 55/2002: Budsjett offentlige midler 2003 
Administrasjonen la fram notat med kommentarer for regnskap så langt i 2002, og innledende 
drøftinger om budsjett for offentlige midler til 2003. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre ga signaler til administrasjonen for videre budsjettarbeid fram mote møte 
i oktober. 
 
Sak 56/2002: Klassesetting for 2003 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar å opprettholde klassesettingskravene i DFS fra år 2002 til 
sesongen 2003.  
 
Sak 57/2002: Ekstern informasjon om DFS – grovplanskisse 
Debatten på Skyttertinget 2002 viste at det er ønskelig at det utarbeides en gjennomgripende 
plan for informasjon i DFS på alle organisasjonsnivå. Det synes derfor nødvendig å utarbeide 
en slik plan som legges fram for godkjenning på Skyttertinget 2003. Administrasjonen la fram 
en grovplanskisse for videre framdrift i arbeidet med planen. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre godkjenner skisse til ”Strategisk plan for ekstern informasjon om DFS”. 
Administrasjonen legger fram videreføring av planen til et senere møte.   
 



 
 
 
Sak 58/2002: Ansettelse av salgskonsulent 
 
Vedtak: 
Oddmund Olbergsveen, Elverum, tilbys fast ansettelse som salgskonsulent på Skytterkontoret 
med omgående virkning. Stillingsinstruks og lønnsbetingelser føres i B-protokoll. 
 
Sak 59/2002: Ny ungdomslederkonferanse 
I sak 10/2002 fremmet DFSU et forslag om å innføre et strakstiltak for å øke opplæringen av 
ungdomsledere på samlagsplan og øke aktiviteten i lagene. Norges Skytterstyre vedtok i sak 
48/2002 at administrasjonen skulle komme tilbake med en utredning av en eventuell ny 
sentral ungdomslederkonferanse for å øke opplæringstilbudet. Administrasjonen la i møte 
fram en utredning om problemstillingen, hvor det ble anbefalt at en slik konferanse tidligst 
kunne igangsettes etter planperioden for Handlingsplan III.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar å sende saken videre til DFSU for en nærmere vurdering og 
utredning. Saken tas opp på nytt i Skytterstyrets oktobermøte.  
 
Sak 60/2002: Møte med hovedkomiteen for LS 2003  
Norges Skytterstyre holdt møte med arrangøren av Landsskytterstevnet 2003. Erfaringer fra 
de siste års landsskytterstevner ble drøftet, og representanter fra arrangøren orienterte om 
status i arbeidet så langt. Styret ga føringer til arrangøren om forventninger foran stevnet. 
 
Sak 61/2002: Meldingssaker 

1. Rapport fra landslotteriet 
2. Takkebrev fra gjester ved LS 2002 
3. Brev fra HV-09 
4. Brev fra Solstrand fjordhotell 
5. Rapporter fra LS fra Skytterkontorets avdelinger 

 
 
 



År 2002 den 28. og 29. oktober holdt Norges Skytterstyre møte på Comfort Saga Hotell, 
Tromsø 
 
Til stede: Lars Stenerud, Alf Tobiassen, Hallvard Eri, Jon G. Hofstad, Henning Westerås, 
Martin Stav. Kaptein Bjørn Rasmussen deltok som varamann for GIH, Roar Haugen. 
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik. 
 
 
Sak 62/2002: Tertialregnskap per 310802 med kommentar 
Administrasjonen la fram tertialregnskap med kommentarer til regnskap per 310802. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre tar framlagte regnskap til etterretning. 
 
Sak 63/2002: Budsjettforslag for offentlige midler 2003 
Administrasjonen la fram budsjettforslag for offentlige midler for 2003, med forbehold om at 
Stortinget vedtar regjeringens forslag om tildeling på kroner 28.492.000. 
 
Vedtak:  
Norges Skytterstyre tar framlagte forslag til budsjett for offentlige midler for 2003 til 
etterretning. Resultatet av drøftingene i Norges Skytterstyre innarbeides i endelig 
budsjettforslag for offentlige midler som blir lagt fram i styrets møte i desember 2002. 
 
Sak 64/2002: Reglement for Jegerklasse i DFS  
Skyttertinget 2002 drøftet saken om ”jegerrelaterte aktiviteter i DFS regi”, noe som førte til at 
Skyttertinget vedtok å opprette en jegerklasse i DFS. Norges Skytterstyre ble gitt fullmakt til 
å utforme et regelverk for klassen med utgangspunkt i jegerutvalgets innstilling, spesielt 
vedlegg 5.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar følgende regelverk for Jegerklassen som innføres fra 1/1-03. 
(Endringer i forhold til dagens regelverk uthevet i kursiv)  
 
§ 1-12. Kommentar (justering) 
Det vil til en hver tid være skytereglementet (se kap. 6) som bestemmer hvilke våpen som kan 
brukes i konkurransesammenheng. Jaktvåpen brukes til trening og oppskyting til 
skyteprøven for storviltjegere, samt til konkurranser i grovfelt for Jegerklassen. 
 
Pkt. 6.123 Kikkertsikte er ikke tillatt (tillegg) 
Unntak for skyttere i Jegerklassen. For denne klassen er maks. tillatt forstørrelse på kikkerten 
9x.  
 
Pkt. 6.130 Maksimumvekt på våpen (tillegg) 
Godkjente våpen kan maksimalt veie 6,5kg uten rem. Det er tillatt å justere våpenets vekt 
oppover mot denne grense med innlegg av vekt(er) i skjeftet, men kun det. For jaktvåpen til 
bruk under konkurranser i grovfelt for Jegerklassen er maks. tillatt vekt 4,5kg med påmontert 
kikkert og tomt magasin.  
 



Pkt 6.143 Rem (tillegg) 
6. For Jegerklassen skal reim være påmontert og  festet i begge reimfestene. Under skyting 
kan ”jegerstropp” benyttes, men fortsatt skal reim være påmontert. 
 
Pkt. 7.238 Jegerklassen (ny) 
Konkurransetilbudet for denne klassen gis kun i 30 skudd grovfelt på åpne feltstevner. 
Skytingen foregår i størst mulig grad på samme opplegg som for klasse AG3, dog 
fortrinnsvis ikke på skyteavstander over 300m. Det skal fortrinnsvis benyttes godkjente DFS 
figurer, ikke dyrefigurer. Bare skyttere klasseført i klasse 1 kan delta i Jegerklassen.  
Skytestillinger, rembruk og bekledning skal være som for de øvrige DFS-klasser(se pkt 
6.143 avsn. 6). Reglementert sittende skytestilling kan benyttes uten legeattest (ref. pkt. 
7.2e). Medlemskap i et skytterlag tilsluttet DFS kreves for å kunne delta i konkurranser 
(ref. pkt. 6.123 og 6.130). Det gis ikke tilbud til Jegerklassen i mesterskap. Dvs. samlags-, 
landsdelskrets- og Landsskytterstevnet. 
 
Pkt. 9.311 Feltfigurer senior (tillegg) 
I Jegerklassen bør det ikke benyttes avstander ut over 300m.  
 
Pkt 11.120 Mesterskapsprogram feltskyting – grovfelt (tillegg) 
1-5 
V55 
AG3* 
Jeg* 

Ukjent 5 5x6 Minst 1 
hold kne, 
øvrige ligg 

Etter 
arrangørens 
best. For 
Jegerklassen 
2 min. 

30 skudd 
hovedskyting

• Det er ikke egen finale for AG3 og Jegerklassen …….. 
• Alternativt kan jegerklassen skyte finfelt med samme program som klasse junior. 

 
Pkt 11.122 Feltskyting for Jegerklassen (nytt pkt i Skytterboka) 
På åpne stevner og interne stevner avgjør arrangøren om det skal være eget opplegg for 
Jegerklassen. Hvis ikke følger klassen opplegget for kl 1-5 i grovfelt eller klasse junior i 
finfelt. For Jegerklassen bør ingen avstander være over 300m. Dersom praktiske forhold 
tilsier det kan inntil ett hold sløyfes i grovfelten for Jegerklassen.  
 
 
Pkt. 11.140 Stangskyting (tillegg) 
5. Stangskyting gjennomføres ikke for Jegerklassen. 
 
Pkt. 11.150 Felthurtigskyting (tillegg) 
5. Felthurtigskyting gjennomføres ikke for Jegerklassen. 
 
Pkt. 11.213 Forbud mot bruk av kikkert (tillegg) 
Bruk av kikkert er forbudt ved alle skytinger i DFS, unntatt for Jegerklassen. Bruk av 
video…….. 
 
Pkt. 16.112 Bestemmelser vedr. feltskytingsbidraget (Justering og tillegg) 
Stevnet skal minimum inneholde 30 skudd grovfelt for alle klasser. Det er ikke tilstrekkelig 
for å få utbetalt bidrag at det kun er avviklet finfelt eller særlige arrangementer for AG3 
og/eller Jegerklassen.  
 
 



Sak 65/2002: Møte med søker av LS 2006 
Norges Skytterstyre hadde møte med representanter fra arrangører som vil søke å avholde 
Landsskytterstevnet 2006 i Målselv. Det ble drøftet forhold rundt organisering, arenaforhold, 
Forsvarets støtte og finansiering.  
 
Sak 66/2002: Ny ordning med betaling av teknisk bistand ved bygging av skytebaner 
Administrasjonen la fram forslag om endring i ordningen med betaling av teknisk bistand ved 
bygging av skytebaner. I stedet for dagens ordning med egenandel på 30 000 kroner ved 
reguleringsplansaker, settes det et tak på beløpets størrelse i hver enkelt sak.  
 
Vedtak 
Norges Skytterstyre beslutter å endre ordningen med teknisk bistand slik at  
det gis et maksimalt tilskudd på kr 50.000 i den enkelte sak. Aktuelle saker skal  
som før klareres med Skytterkontoret på forhånd, og det tas forbehold om  
budsjettdekning. 
 
Sak 67/2002: Instruks for DFSU 
Norges Skytterstyre gjorde i sak 19/2002 et vedtak om å nedsette et utvalg for å gjennomgå 
instruksverket til DFSU som er beskrevet i Skytterbokas kapittel 17. Utvalget har bestått av 
Jon G. Hofstad, Olav Aasen og Terje Vestvik. I mandatet var det beskrevet at forslag til 
eventuelle endringer skulle fremlegges for Norges Skytterstyre innen 1. november 2002. 
Utvalget, representert ved Jon G. Hofstad og Terje Vestvik, la under møtet fram forslag til ny 
instruks. 
 
Vedtak 
Norges Skytterstyre utsetter behandlingen av saken og sender forslaget over til DFSU.  
 
Sak 68/2002: Servering av øl under LS 2003 
Arrangøren av LS 2003 vil benytte curlinghallen som ligger langs veien til baneområdet som 
serveringssted under Landsskytterstevnet. Her vil det også være resultatservice. På kveldstid 
benyttes hallen til servering, dans og annen underholdning. I denne forbindelse ønsker 
arrangøren tillatelse til servering av øl på kveldstid. 
 
Vedtak 
Norges Skytterstyre gir arrangøren av LS 2003 tillatelse til servering av øl i restauranten i 
curlinghallen på LS – arenaen i forbindelse med matservering. Følgende betingelser må 
oppfylles: 

1. Servering og konsum skal foregå inne i restauranten 
2. All skyting i baneområdet skal være avsluttet. Servering av øl skal uansett ikke 

starte før kl 1900. 
3. Servering av øl skal være slutt kl 2300. 
4. Arrangøren har ansvar for orden og at ovennevnte betingelser er oppfylt 

 
Sak 69/2002: Utgivelse av NST 2003 
 
Vedtak 
Norges Skytterstyre vedtar at fra og med 2003 utgis 8 nummer årlig av Norsk Skyttertidende. 
Det forutsettes at det samlede sidetallet per år opprettholdes på minimum 400 sider. 
 



Sak 70/2002 Årsplan for miljøpakke 
I samsvar med gitte retningslinjer la administrasjonen fram forslag til årsplan for 
miljøpakkesaker 2003. 
 
Følgende skytterlags baner og antatte kostnader foreslås lagt til grunn for gjennomføring av 
miljøpakka 2003, med forbehold om at uforutsette forhold kan nødvendiggjøre endringer: 
 
Skytterlag  Samlag  Antatt kostnad Merknader 
Austmarka  Solør   757.419  Rest fra 2002  
 
Forr   Inntrøndelag  900.000  Reserve 2002 
 
Kristiansand  Agder   500.000  Reserve 2002  
 
Aasen   Inntrøndelag  800.000  Tidl. ventesak, nå avklart 
 
Trøgstad  Follo   900.000 
 
Isfj. og Åndalsnes Romsdal  900.000 
   
Diverse kostnader – herunder uforutsett  
tillegg, gebyrer, materiell, reiser,  
konsulentbistand, utprøving av støy- 
dempingsteknologi, mulig rest fra 2002 
og planlegging for 2004    242.581 
 
Sum              5.000.000   
Reserve: 
1. Røra   Inntrøndelag  800.000 
 
2. Rissa  Fosen   800.000 
 
Vedtak 
Norges Skytterstyre slutter seg til den framlagte plan for gjennomføring av  
støytiltak med midler fra miljøpakka for 2003. 
 
Sak 71/2002: Meldingssaker 

1. Skatt på private midler 
2. Refusjon av moms 
3. Elektronikk 100m – problemer/prosjekt 
4. Storskjerm på LS – noen undersøkelser 
5. Brev fra Robert Larsen 
6. Brev fra Jarle Gården 
7. Brev fra FLO/LAND vedrørende støtten til LS 
8. Regnskap LS 2001 
9. Arbeidstid/Overtid ansatte 
10. Brev fra Oddbjørn Meland 

 
Administrativt vedtak: 

1. Nytt opplegg for nedskriving av rekruttammunisjon og rekruttkuler. 
2. Endring av tidspunkt for arr. av NM skifeltskyting til 5. og 6. april 2003. 



 
 
 
 
 
 
 
 
   



År 2002 den 7. og 8. desember holdt Norges Skytterstyre møte på Holmenkollen Park 
Hotell i Oslo 
 
Tilstede: Lars Stenerud, Alf Tobiassen, Olav K. Vaaje, Hallvard Eri, Jon G. Hofstad, Henning 
Westerås, Martin Stav og Roar Haugen.  
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik. Tor Laugen deltok i sak 72 og 
sak 77.  
 
Sak 72/2002 Budsjett for offentlige midler 2003 
Norges Skytterstyre vedtok følgende budsjett for offentlige midler i 2003: 
 Budsjett 2003 Budsjett 2002 Endring 
UTGIFTER    
11 Administrasjon 7 922 000 7 894 000 28 000 
    
12 Arrangementer    
12a Landsskytterstevnet 905 000 950 000 -45 000 
12b Nordisk Mesterskap 335 000 275 000 60 000 
12c Norgescup baneskyting 55 000 55 000 0 
12d NM skifelt og skogsløp 70 000 85 000 -15 000 
Sum post 12 1 365 000 1 365 000 0 
    
13 Medaljer og premier 558 000 500 000 58 000 
    
14 Tilskudd til lag, samlag og 
kretser 3 012 000 3 102 000 -90 000 
    
15 Bidrag baner osv    
15a Ordinære banebidrag 4 673 000 4 948 000 -275 000 
15b Bidrag fra miljøpakka 5 000 000 5 000 000 0 
Sum post 15 9 673 000 9 948 000 -275 000 
    
16 Utdanning 913 000 913 000 0 
    
17 Rekruttering 1 515 000 1 515 000 0 
    
18 Felt- og skifeltskyting    
18a Feltskyting 350 000 505 000 -155 000 
18b Skifeltskyting 275 000 258 000 17 000 
18c Rekrutteringsbidrag    
Sum post 18 625 000 763 000 -138 000 
    
19 Ammunisjonsbidrag  
Til patroner a kr 0,90 pr stk 1 440 000 1 200 000 240 000 
Til kuler a kr 0,40 pr stk 333 000 300 000 33 000 
Sum post 19 1 773 000 1 500 000 273 000 
    
    



20 Markedsføring 
20a Informasjon 550 000 500 000 50 000 
20b Driftstilskudd Norsk Skyttert. 586 000 0 586 000 
Sum post 20 1 136 000 500 000 636 000 
    
Sum utgifter 28 492 000 28 000 000 492 000 
    
Ordinært tilskudd 23 492 000 23 000 000 492 000 
Miljøpakkemidler 5 000 000 5 000 000  
Andre prosjektmidler  100 000 -100 000 
 
 
Sak 72B/2002 Omdisponering av midler på hovedpostene 2002  
I årets regnskap ser det ut til å bli mindreutgifter i forhold til budsjett på følgende 
hovedposter: 

Post 14 Tilskudd lag, samlag og kretser 110 000
Post 18 Felt- og skifeltskyting 190 000
Post 19 Ammunisjonsbidrag 180 000
Sum 480.000

 
Etter forslag fra administrasjonen vedtok Norges Skytterstyre at kr 480.000 fra postene 14, 18 
og 19 omdisponeres til følgende hovedposter: 

Post 11 Administrasjon 123 000
Post 12 Arrangementer 125 000
Post 13 Medaljer, diplomer og premier 44 000
Post 15 Bidrag baner osv 188 000
Sum 480 000

 
 
Sak 73/2002 Skyteboka LS 2003 
Opdal, Midtbygden og Lønset skytterlag har søkt om godkjenning av pris på skytebok for LS 
2003. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar følgende satser for skyteboka 2003.  
 
    KL. 1-5, AG3, V55, V65, V73 Jr/ER/Rekr. 
 
Arrangement   kr. 335     kr. 230 
Premieinnskudd bane  kr. 125     kr. 125 
Premieinnskudd felt  kr. 125     kr. 125 
Premieinnskudd Stang kr.   60     kr.   (60) Jr. 
Premieinnskudd felth.  kr.   60     kr.   (60) Jr. 
Premieinnskudd minnesk. kr.   25     kr.   25  
Sum skytebok   kr. 730     kr. 505  (625) Jr. 
 
Ved påmelding  kr. 335     kr. 230 
Ved innløsning av Sk.bok kr. 395     kr. 275  (395) Jr. 
 



Premieinnskudd for ikke skutte øvelser refunderes fra arrangøren til skytterlagene som et 
ordinært premieoppgjør etter Landsskytterstevnets slutt.  
 
Kompensasjon fra DFS for hver gavepremie:    kr. 80 
Kompensasjon til DFS for hver ikke innløste skytebok: Senior/veteran kr. 85 
                   Rekruttklassene kr. 50 
 
Skytterkontoret produserer og trykker deltakeravis med trofeoversikt som kompenseres fra 
teknisk arrangør med kroner 10 per påmeldte deltaker.    
 
Ved etteranmelding til ca. tre uker før stevnestart betales et tilleggsgebyr på kroner 600 for 
seniorklassene og kroner 300 for rekrutteringsklassene.  
 
Campingavgiften settes til kroner 900. Det presiseres at det ikke skal være noen form for 
innkvarteringsgebyr i tillegg på skyttercamp/sentrumscamp. 
 
Sak 74/2003 Møteplan for Norges Skytterstyre 2003  
Norges Skytterstyre vedtar følgende møteplan for 2003: 
 
1. Mandag   27. januar  Oslo (Strategimøte) 
2. Mandag  10. mars  Oslo 
3. Mandag  28.april  Oslo 
4. Mandag  26. mai  Oslo 
 
5. Torsdag.  31.juli   Oppdal 
6. Fredag   1.august  Oppdal (Skyttertinget) 
7. Lørdag   2.august  Oppdal (Skyttertinget) 
 
8. Søndag - Mandag 21. og 22.september Sandnes 
9. Mandag  27.oktober  Oslo 
10. Fredag - Søndag 5.-7.desember  Oslo 
 
Møtene i Oslo holdes normalt mandag på Skytterkontoret, men administrasjonen vurderer 
saksmengde og innkaller om nødvendig til møtestart søndag.  
 
Sak 75/2002: Representasjon for Norges Skytterstyre 2003 
Norges Skytterstyre vedtar følgende representasjon for skytterstyret i 2003.  
  
1.         Kurs for nye tillitsvalgte i samlagene på Gardermoen 31. januar – 2. februar  

Lars Stenerud, Henning Westerås 
 
2.         Landskamp Norge - Sverige i skifeltskyting, Bjøllånes 20. – 23. mars 

Alf Tobiassen 
 
3.   NM i skifeltskyting, Målselv 5. - 6. april  

Alf Tobiassen, Henning Westerås 
  
4.         HVs Landskonkurranse for ungdom 

Henning Westerås 
  



 
5.         Nordisk ungdomslandskamp, Sverige 10. – 12. juli   

Alf Tobiassen, Henning Westerås 
  
6.         Landsskytterstevnet i Oppdal 3. – 10. august 

Hele styret 
  
7.         NM i skogsløp med feltskyting, Fana 30. og 31. august  

Vestlandets representant 
  
8. Nordisk mesterskap i bane-,felt,-og felthurtigskyting. Leikanger 
    5. - 6. september 

Hele styret 
  
9.         Norgescupavslutning, Gjøvik 13. – 14. september   

Lars Stenerud 
 
10.      Nordisk formannsmøte ( i Sverige) 18.-19. oktober 

Formann og generalsekretær 
  
Styremedlemmer representerer DFS ved møter i landsdeler/landsdelskretser/samlag etter 
kunngjøring på et foregående styremøte. Reiser utover dette må avklares kostnadsmessig med 
formannen. 
 
Sak 76/2002: Gjesteliste til LS 2003 
Administrasjonen la fram forslag til gjesteliste for LS 2003. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar å invitere personer/organisasjoner i den forelagte gjesteliste i 
samsvar med det prinsipp som ble vedtatt i sak 5/2002. I tillegg inviteres Stabssjefen i 
FO, Sjef FLO og representant for Norske Reserveoffiserers Forbund. 
 
Sak 77/2002: Reiseregning for tingrepresentanter – kostgodtgjørelse 
Samlagsformann John Westgård i Nord-Østerdal skyttersamlag har tatt opp spørsmål om  
tolking av Skytterbokas punkt 16.210 når det gjelder utbetaling av reise-og kostgodtgjørelse i 
forbindelse med Skyttertinget. Westgård mener administrasjonens tolkning ved bare å gi tre 
døgn kost og overnatting er feil. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre støtter administrasjonens praktisering av Skytterbokas pkt. 16.210 
vedrørende dekning av reise-og oppholdsutgifter til skyttertingsrepresentantene.    
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 78/2002: Rundskriv angående jegerklasse/jaktfelt 
I styremøte i oktober tok administrasjonen opp spørsmålet om hvordan forbudet mot 
jaktfeltskyting skulle praktiseres. Styret ga da føring til at administrasjonen skulle utforme et 
rundskriv til lagene.  
 
Vedtak:  
Norges Skytterstyre gir sin tilslutning til administrasjonens forelagte rundskriv til 
skytterlagene angående regelverk for jegerklassen og forbudet mot åpne jaktfeltstevner 
fra 1. januar 2003.   
 
Sak 79/2002: Regelverket for skogsløp med feltskyting  
Alvdal skytterlag arrangerte NM i skogsløp med feltskyting i 2002. Etter godkjenning av 
Norges Skytterstyre inneholdt arrangementet prøveordninger vedrørende at deltakerne 
oppbevarte våpnene i stativ bak på standplass og at det ble benyttet puljestart.  
 
Tilbakemeldinger fra så vel deltakere som arrangøren er så og si ubetinget positive til 
arrangementet. En spørreundersøkelse blant deltakerne viser tydelig at de foretrekker at  
våpenet oppbevares på standplass. Videre svarer utøverne at det også er greit med puljestart, 
oppgitte avstander og pappfigurer i sprinten når forholdene ligger best til rette for dette.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar at regelverket for skogsløp med feltskyting endres slik at det 
gir muligheter for:  

1. Oppbevaring av våpen på standplass 
2. Puljevis fellesstart 
3. Oppgitte avstander i normaldistansen 
4. Pappfigurer i stedet for selvanvisere i sprinten 

Administrasjonen innarbeider dette i regelverket for 2003.  
 
Sak 80/2002: Arrangementsbidrag for skogsløp med feltskyting 
Skifeltutvalget DFS/SFU, foreslår å endre bidragsatsene for skogsløp med skyting for å 
likestille disse med skifeltskyting. 
 
Vedtak:  
Norges Skytterstyre vedtar at f.o.m. 2003 utbetales flg. nye arrangementsbidrag: 

 

- Landsdelskretsstevne skogsløp 
- Åpent skogsløpsstevne 

Kr. 3 000,-
Kr. 1 000,-

Krav til rapportering er som for de øvrige arrangementsbidragene.  
 
Sak 81/2002: Personalsak – Overtidsgodtgjøring 
Styret drøftet personalsak om overtid fra administrasjonen. Vedtak ført i B-protokoll. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 82/2002:Utvidelse av delegeringsdirektiv  
Administrasjonen la fram forslag til en utvidelse av delegeringsdirektivet for saksbehandling i 
administrasjonen. Utvidelsen gjelder å godkjenne opptak av nye skytterlag og gjenopptakelse 
av tidligere registrerte skytterlag. 
 
Vedtak:  
Norges Skytterstyre vedtar nytt punkt 7. i administrasjonens delegeringsdirektiv. 
7. Godkjenning av søknad om opptakelse av nye lag og gjenopptakelse av tidligere 
registrerte, nedlagte lag. Positiv uttalelse fra samlaget må foreligge. 
 
Meldingssaker: 1. Opprydding arkiv 
   2. Håndbok for skytterlag – ekstra sett 
   3. Evalueringer av regionale seminar 
   4. Brev fra LS 04 ang. rangering gavepremier 
   5. Vedlegg til sak 79/2002 
   6. Rapport vedrørende regnskapene pr. 31/10 2002 
 
Administrative vedtak: 1. Tillegg til Skytterbokas pkt. 8.100 
    2. Sammenslåing av skytterlag 
 
 
 



År 2003 den 27. januar holdt Norges Skytterstyre møte på Skytterkontoret, Oslo 
 
Til stede: Lars Stenerud, Alf Tobiassen, Hallvard Eri, Olav K. Vaaje, Jon G. Hofstad, 
Henning Westerås, Martin Stav og Roar Haugen 
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
 
Sak 1/2003 Anmodning om ny behandling av innkvarteringsgebyr for LS 2003 
Arrangørene av Landsskytterstevnet 2003 har påklaget avgjørelsen i sak 73/2002 vedrørende 
campingavgift og innkvarteringsgebyr på LS 2003.  
 
Vedtak:  
Norges Skytterstyre vedtar at LS 2003 innvilges å ta et innkvarteringsgebyr på 120 
kroner for hver registrerte enhet på skyttercampene. Innkvarteringsgebyret skal være 
inkludert i campingavgiften på 900 kroner. 
 
Andre drøftinger 
Skytterstyret drøftet videre strategier og prinsipielle spørsmål i følgende saker: 

- Strategiplan for ekstern informasjon. 
- Håndtering av skytterlag hvor virksomheten opphører. 
- Saksbehandlingsregler for Skyttertinget. 
- AG-3 klassens videreføring.  
- Teknisk og juridisk bistand til skytebanebygging for skytterlag som bare har aktivitet 

på 100 meter.  
- Sammenslåing av Nordisk mesterskap og Nordisk ungdomslandskamp til ett 

mesterskap. 
- Holdninger til medlemskap/skyteopplæring av utenlandske statsborgere.  

 
Meldingssaker: 

1. Endring i leieforhold for kontorlokaler på Skytterkontoret. 
2. Nordstrand skytterlag – Prinsdal skytebane. Oslo kommune har forlenget leieavtalen 

med nye 20 år. 
 
 



År 2003 den 10. mars holdt Norges Skytterstyre møte på Skytterkontoret, Oslo 
 
Til stede: Lars Stenerud, Alf Tobiassen, Hallvard Eri, Olav K. Vaaje, Jon G. Hofstad, 
Henning Westerås, Martin Stav og Johan Brun 
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
 
Sak 2/2003 Tingsak: Årsregnskap 2002 med årsberetning 
 
Følgende årsregnskap for 2002 legges fram for Skyttertinget 2002 med årsberetning. 
 
 

REGNSKAP PRIVATE OG OFFENTLIGE MIDLER  
Resultatregnskap 2002 

    
DRIFTSINNTEKTER Noter 2002 2001
    
Salgsinntekter 3,4,5 22 630 163 21 470 591
Abonnementsinntekter 4 1 666 817 1 701 639
Offentlige tilskudd 2 28 376 471 27 755 000
Andre driftsinntekter  35 000 35 000
Salgsinntekter landslotteriet 6 2 416 556  
Sum driftsinntekter  55 125 007 50 962 230
    
DRIFTSKOSTNADER    
Varekostnad 1 21 050 648 20 056 182
Lønnskostnad 1,12 6 863 309 7 177 482
Avskrivning varige driftsmidler 1,9 223 118 123 948
Annen driftskostnad 1 12 178 430 11 882 123
Utbetalte tilskudd 1 12 828 752 13 193 083
Sum driftskostnad  53 144 257 52 432 818
    
NETTO TIL/FRA OFFENTLIGE MIDLER    
Overførte offentlige midler til neste periode 2,16 -874 242 -737 870
Overførte offentlige midler fra tidligere år 2,16 737 870 836 192
    
DRIFTSRESULTAT PRIVATE MIDLER  1 844 378 -1 372 266
    
FINANSINNTEKTER OG FINANSKOSTNADER    
Sum finansinntekter  625 620 661 394
Sum finanskostnader  1 379 9 410
Resultat av finansposter  624 241 651 984
    
ORDINÆRT RESULTAT FØR SKATT  2 468 619 -720 282
    
Skattekostnad på ordinært skattepliktig resultat 15 -139 094 28 506
    
ÅRSRESULTAT  2 607 713 -748 788
    
 
    



Overføringer og disponeringer 
Overførte midler DFSU 8 -44 167 -161 838
Overførte midler DFS Trygdefondet 14 3 663 5 681
Rekrutteringsfremmende tiltak   -119 515
Markedsføring info   -396 000
Felt-/skifelt 6 776 783  
Avsatt til fri egenkapital  1 871 434 -77 116
Sum  2 607 713 -748 788
 
 
 
DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
BALANSE PR 31.12.2002 
    
 Noter 2002 2001
EIENDELER    
    
ANLEGGSMIDLER    
Varige driftsmidler    
Driftsløsøre, inventar, kontormaskiner 9 44 980 163 200
Sum varige driftsmidler  44 980 163 200
    
Finansielle anleggsmidler    
Lånefinansiering reservedelslager 10 500 001 500 001
Sum finansielle anleggsmidler  500 001 500 001
    
SUM ANLEGGSMIDLER  544 981 663 201
    
    
OMLØPSMIDLER    
Varer 11 2 777 993 3 148 663
    
Fordringer    
Kundefordringer  1 392 038 2 169 791
Andre kortsiktige fordringer 11 216 983 508 877
Sum fordringer  1 609 021 2 678 668
    
Bankinnskudd, kontanter og lignende 13 8 455 434 4 295 155
    
SUM OMLØPSMIDLER  12 842 448 10 122 486
    
SUM EIENDELER  13 387 429 10 785 687
    
    
    
    
 
 
 
 
 
 
 



DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
BALANSE 31.12.2002 
 Noter 2002 2001
EGENKAPITAL OG GJELD    
    
EGENKAPITAL    
Opptjent kapital    
Øremerkede midler:    
DFSU midler 8 456 193 500 360
Rekrutteringsfremmende tiltak  708 475 708 475
DFS Trygdefondet 14 643 286 639 623
Felt-/skifelt 6 1 476 630 699 847
Markedsføring/informasjon  663 040 663 040
Sum øremerkede midler  3 947 624 3 211 345
    
Fri egenkapital  4 564 959 2 693 525
    
Sum opptjent kapital  8 512 583 5 904 870
    
SUM EGENKAPITAL  8 512 583 5 904 870
    
GJELD    
Kortsiktig gjeld    
Ubenyttet offentlige midler 16 874 242 737 870
Leverandørgjeld  2 622 916 2 863 986
Betalbar skatt 15  167 626
Skyldig offentlige avgifter  490 305 460 033
Annen kortsiktig gjeld  887 383 651 302
Sum kortsiktig gjeld  4 874 846 4 880 817
    
SUM GJELD  4 874 846 4 880 817
    
SUM EGENKAPITAL OG GJELD  13 387 429 10 785 687
    
 
 

Oslo 10. mars 2003 
 
 
 
Lars Stenerud    Alf Tobiassen    Johan Brun  
Formann    Nestformann    For GIH 
 
 
Olav K. Vaaje    Hallvard Eri    Jon G. Hofstad 
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DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
 
Regnskapsprinsipper 
Årsregnskapet er satt opp i samsvar med regnskapslovens bestemmelser og er utarbeidet 
etter norske regnskapsregler og anbefalinger til god regnskapsskikk. 
 
Regnskapet omfatter Det frivillige Skyttervesens private midler og offentlige midler.  Det er 
utarbeidet et separat regnskap for offentlige midler mottatt over statsbudsjettet som er inntatt 
som note i regnskapet.  Eventuelle offentlige midler som ikke er benyttet i tildelingsåret, men 
som overføres til bruk senere år, inngår som betalingsmidler og er oppført som ubenyttede 
offentlige midler i balansen. 
 
Aktiviteten som er finansiert over DFS’ private midler, er i regnskapet fordelt på følgende 
virksomhetsområder: 
 

- Salg av våpen, ammunisjon og organisasjonsartikler, 
- drift av Norsk Skyttertidende, 
- landslotteriet 2002, 
- utvikling og salg av administrasjonsprogram for skytterlag og skyttersamlag, og 
- annen organisasjonsvirksomhet som ikke dekkes av offentlige midler 

 
Transaksjoner regnskapsføres til verdien på transaksjonstidspunktet og inntekt resultatføres 
når den er opptjent.  Utgifter er kostnadsført i samme periode som tilhørende inntekt. 
 
Klassifisering av balanseposter 
Omløpsmidler og kortsiktig gjeld omfatter normalt poster som forfaller til betaling innen et år 
etter balansedagen, samt poster som knytter seg til varekretsløpet.  Øvrige poster er 
klassifisert som anleggsmidler. 
 
Kundefordringer 
Kundefordringene er oppført i balansen til pålydende etter fradrag for avsetninger til forventet 
tap. 
 
Varebeholdninger 
Lager av innkjøpte varer for videresalg er verdsatt til laveste av anskaffelseskost etter FIFO-
prinsippet og virkelig verdi. 
 
Varige driftsmidler 
Eiendeler bestemt til varig eie og bruk, balanseføres og avskrives.  Avskrivning 
gjennomføres lineært over driftsmidlets økonomiske levetid.  Driftsmidler som dekkes av 
offentlige midler nedskrives direkte med mottatte tilskuddsmidler. 
 
Skatter 
Ved kjennelse i overligningsnemda ble DFS’ virksomhet som vedrører salg av våpen og 
ammunisjon ansett som ikke skattepliktig virksomhet. 
 
Pensjonsforpliktelser 
DFS har pensjonsforpliktelser knyttet til avtalefestet pensjonsordning.  I samsvar med 
bestemmelser for små foretak er forpliktelsene ikke balanseført. 
 
 
 
 
 
 



Note 1 Fordeling av kostnader       
    
  Varekostnad Lønnskostnad Avskrivninger Annen kostnad Utbet tilskudd Sum 
Private midler   
Salgsvirksomheten 19 675 547 783 423 22 385 1 338 031 21 819 386 
Norsk Skyttertidende 1 375 101 270 419  357 939 2 003 459 
Administrasjonsprogrammet 27 631  234 246 261 877 
Landslotteriet 329 282  1 310 491 1 639 773 
Øvrig virksomhet private midler 38 140 57 696 363 128 458 964 
Sum private midler 21 050 648 1 448 895 80 081 3 603 835 0 26 183 459 
    
Offentlige midler       
11 Administrasjon  4 636 956 143 037 3 270 833  8 050 826 
12a Landsskytterstevnet  223 373  877 795  1 101 168 
12b Nordisk Mesterskap  44 421  229 700  274 121 
12c Norgescupen i baneskyting  10 802  13 449 27 000 51 251 
12d NM skifelt og skogsløp  2 689  10 332 16 000 29 021 
13 Medaljer/diplomer og premier    550 527  550 527 
14 Statsbidrag lag/samlag og kretser     2 992 057 2 992 057 
15a Anleggsavdelingen  67 271  1 482 411 3 583 896 5 133 578 
15b Miljøpakkemidler  72 108  246 051 5 008 043 5 326 202 
16 Utdanning  155 976  746 297 51 327 953 600 
17 Rekruttering  74 857  665 204 708 714 1 448 775 
18 Feltskyting/skifeltskyting  23 468  125 439 401 108 550 015 
20 Markedsføring  102 493  356 557 40 607 499 657 
Sum offentlige midler 0 5 414 414 143 037 8 574 595 12 828 752 26 960 798 
        
Sum totalt 21 050 648 6 863 309 223 118 12 178 430 12 828 752 53 144 257 
   
   



Note 2 - DFS offentlige midler    
 2002  2001
INNTEKTER    
Ordinært tilskudd 23 000 000  22 755 000
Miljøpakkemidler 5 000 000  5 000 000
Prosjektmidler håndbok 100 000   
MVA-kompensasjon 276 471   
Sum inntekter 28 376 471  27 755 000
    
UTGIFTER    
11 Administrasjon 8 050 826  8 257 121
    
12 Arrangementer    
12a Landsskytterstevnet 1 101 168  1 301 589
12b Nordisk Mesterskap 274 121  263 255
12c Norgescupen i baneskyting 51 251  139 451
12d NM skifelt og NM skogsløp 29 021  100 166
Sum post 12 1 455 561  1 804 461
    
13 Medaljer, diplomer og premier 550 527  471 406
    
14 Tilskudd lag, samlag og kretser 2 992 057  3 051 353
    
15 Anleggsavdelingen    
15a Ordinær drift 5 133 578  5 490 845
15b Miljøpakken 5 326 202  5 015 865
Sum post 15 10 459 780  10 506 710
    
16 Utdanning 953 600  763 998
    
17 Rekruttering 1 448 775  1 295 000
    
18 Felt- og skifeltskyting    
18a Feltskyting 381 000  391 600
18b Skifeltskyting 169 015  274 658
Sum post 18 550 015  666 258
    
19 Ammunisjonsbidrag 1 279 301  590 167
    
20 Markedsføring 499 657  444 151
    
21 Prosjekt blyforurensning   2 697
    
Sum utgifter 28 240 099  27 853 322
Sum utgifter eksklusiv post 19 26 960 798  27 263 155
    
Ubenyttede prosjektmidler 136 372  -98 322
    
Overført prosjektmidler fra tidligere år 737 870  836 192
Overført prosjektmidler til senere perioder 874 242  737 870
Resultat offentlige midler 0  0



Note 3 – Driftsregnskap salgsvirksomheten
 SUM VÅPEN AMMUNISJON ANNET SALG 
 2002 Budsjett 2001 2002 2001 2002 2001 2002 2001 
Salgsinntekter          
Ordinære salgsinntekter 21 716 815 19 275 000 20 456 917 7 686 895 7 245 736 13 369 682 12 567 576 660 238 643 605 
Pristilskudd 1 279 301 1 500 000 590 167   1 279 301 590 167   
Sum salgsinntekter 22 996 116 20 775 000 21 047 084 7 686 895 7 245 736 14 648 983 13 157 743 660 238 643 605 
          
Varekostnader          
Varekjøp 19 304 878 18 100 000 18 023 883 6 096 754 5 970 531 12 620 980 11 488 395 587 144 564 957 
Endring varelager 370 669 0 720 039 246 817 121 640 261 994 518 428 -138 142 79 971 
Sum varekostnader 19 675 547 18 100 000 18 743 922 6 343 571 6 092 171 12 882 974 12 006 823 449 002 644 928 
          
Bruttofortjeneste 3 320 569 2 675 000 2 303 162 1 343 324 1 153 565 1 766 009 1 150 920 211 236 -1 323 
Bruttofortjeneste i prosent 14,44 12,88 10,94 17,48 15,92 12,06 8,75 31,99 -0,21 
          
Lønnskostnader 783 423 925 000 922 767       
     Totalt pristilskudd på solgt ammunisjon: 
Avskrivning driftsmidler 22 385 25 000 28 113  AntallArtikkel  Nedskr sats Totalt 
     1200760 Skan Sierra  0,768810 923 156,30 
Annen kostnad     112850 Black King  0,768810 86 760,21 
Fraktkostnader 553 075 525 000 570 096  677200 Sierrakule  0,335180 226 983,90 
Husleiekostnader 251 702 265 000 299 082  126500 Sierrakule, Moly 0,335180 42 400,27 
Leasing/driftsavtaler 37 610 100 000 11 751  Sum   1 279 300,67 
Revisjon 54 255 45 000 31 890  Herav dekket av ammunisjonsbidraget off. midler 1 279 300,67 
Servicestasjonene  25 000 28 660       
Andre konsulenttjenester 59 675 10 000 30 599       
Kontorrekvisita, trykksaker 65 145 50 000 52 191       
Telefon og porto 45 686 40 000 23 403       
Reise- og oppholdsutgifter 70 787 135 000 67 259       
Markedsføring 173 667 200 000 124 420       
Forsikringer 26 429 25 000 17 336       
Sum annen kostnad 1 338 031 1 420 000 1 256 687       
Driftsresultat 1 176 730 305 000 95 595       





Note 4 – Driftsregnskap for Norsk Skyttertidende
    
 Regnskap Budsjett Regnsk 2001
Driftsinntekter:    
Annonseinntekter 650 387 530 000 589 045
Abonnementsinntekter 1 666 817 1 700 000 1 701 639
Sum driftsinntekter 2 317 204 2 230 000 2 290 684
    
Produksjon-/distribusjonskostnader    
Trykningsutgifter 870 115 850 000 812 320
Porto- og distribusjon 450 405 370 000 420 167
Konsulenttjenester 54 581 60 000 79 773
Sum produksjons-/distribusjonskost 1 375 101 1 280 000 1 312 260
    
Lønnskostnader 270 419 200 000 257 895
    
Annen driftskostnad    
Fotoutgifter/teknisk materiell 26 000 75 000  
Revisjonshonorar 26 400 30 000 28 385
Andre konsulenttjenester 12 164  50 358
Kontorutgifter 35 028 60 000 151 854
Reise- og oppholdsutgifter 248 865 320 000 233 143
Markedsføring 9 482 60 000 21 785
Andre utgifter   3 612
Sum annen driftskostnad 357 939 545 000 489 137
    
Driftsresultat 313 745 205 000 231 392
    
Andel av felleskostnadene    
NSTs andel av felleskostnadene er: 
Lønnskostnader: 10 % av off. midler 447 699 468 013
Husleie: 10 % av off. midler 84 911 80 731
Sum 532 610 548 744
 
 
 
Note 5 – Salg administrasjonsprogram til skytterlag og skyttersamlag
    
 Regnskap Budsjett Regnsk 2001
Inntekter:    
Salgsinntekter 262 961 385 000 424 629
Sum inntekter 262 961 385 000 424 629
    
Lønnskostnader 27 631 60 000 101 276
    
Annen driftskostnad    
Inventar kontormaskiner osv   44 027
Konsulenthonorarer EDB 191 154 90 000 558 175
Kontorrekvisita 20 540 50 000 45 230
Telefon og porto 5 567 30 000 1 386
Reise- og oppholdsutgifter 8 550 100 000 11 429
Markedsføring 8 435 55 000 3 000
Sum annen driftskostnad 234 246 325 000 663 247
    
Driftsresultat 1 084 0 -339 894



Note 6 – Landslotteriet 2002
    
 Regnskap Budsjett Lotteri 2000
Inntekter loddsalg 2 416 556 2 400 000 2 268 198
    
Lønnskostnader 329 282 315 000 308 938
    
Annen kostnad    
Skrapelodd 244 900 229 400 244 278
Lotterigevinster 819 877 700 000 700 091
Kontorrekvisita 21 120 25 000 26 345
Telefon og porto 57 881 80 000 70 685
Reise- og oppholdsutgifter 13 787 5 000 54 136
Salgsfremmende tiltak 133 910 150 000 17 901
Garantiomkostninger 19 016 18 000 17 834
Sum annen kostnad 1 310 491 1 207 400 1 131 270
    
Driftsresultat 776 783 877 600 827 990
 
 
 
Note 7 – Øvrig virksomhet

  
Regnskap Budsjett Regnsk 2001

Lønns-/personalkostnader 38 140 74 820
Avskrivninger 57 696 57 696
Inventar og utstyr 17 049 19 159
Reise- og oppholdsutg, representasjon 114 022 140 000 197 217
Ansvarsforsikring -3 663 10 000 -5 681
Andre kostnader 27 738 140 000 105 204
Innkommet på tidligere avskrevet -36 232
Produksjon av film/video 396 000
Utgifter landslotteriet 2000 119 515

214 750 290 000 963 930
 
 
 
Note 8 – Organisasjonsutgifter 
 Regnskap Budsjett Regnsk 2001
Landsskytterstevnet 181 936 250 000 241 880
Nordisk Mesterskap 2 851 30 000 15 711
Skifeltskyting 15 260 20 000 11 000
DFSU 44 167 200 000 161 838
 244 214 500 000 430 429
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Note 9 – Varige driftsmidler  
Salgs- Øvrig Offentlige 

avdelingen virksomhet midler Sum
Anskaffelseskost 01.01.02 108 405 192 325 127 133 427 863
Tilgang 0 0 104 898  104 898
Avgang 0 0 0 0
Anskaffelseskost 31.12.02 108 405 192 325 232 031 532 761

 
Akkumulerte av- og nedskrivninger 
31.12.02 108 405 180 792

 
198 584 487 781

 
Bokført verdi 31.12.02 0 11 533 33 447 44 980

 
Årets ordinære avskrivninger 22 385 57 696 38 139 118 220
Nedskrivninger med tilskuddsmidler 104 898 104 898
Årets avskrivninger 22 385 57 696 143 037 223 118

 
Økonomisk levetid 3 år 3 år 3 år 
Avskrivningsplan 30 % 30 % 30 % 
 
 
Note 10 – Fordringer/gjeld  
Fordringer med forfall senere enn ett år:  

2002 2001
Lånefinansiering reservedelslager 500 001 500 001

 
Ingen del av gjelden forfaller senere enn 5 år 
 
 
Note 11 – Varebeholdninger  

2002 2001
Våpen 831 588 1 078 405
Ammunisjon 1 205 277 1 467 271
Organisasjonsartikler 741 128 602 987
Sum 2 777 993 3 148 663

 
Beholdning av premier og plaketter 52 510 335 653

 
Beholdningene er oppført til anskaffelseskost.  Det er ikke ukurans i beholdningene. 
Beholdningen av premier og plaketter er vurdert som forskuddsbetalt kostnad og inngår i
posten "annen kortsiktig fordring".  
 
 
Note 12 – Lønnskostnader ansatte, godtgjørelser, lån til ansatte  
 
Samlede lønnskostnader i resultatregnskapet er fordelt på følgende poster: 

2002 2001
Lønnskostnader 5 924 323 6 171 856
Folketrygdavgift 821 687 849 069
Pensjonskostnader (AFP) 32 573 24 416
Annen godtgjørelse 84 726 132 141
Sum 6 863 309 7 177 482
 
Gjennomsnittlig antall ansatte i 2002: 15  
 



Generalsekretær Styret
Lønn 506 618 25 000
Annen godtgjørelse 730 96 000
Sum 507 348 121 000
 
Lån til øvrige ansatte i organisasjonen utgjør kr 78 939,00. 
 
Det foreligger ikke avtale om spesielle pensjonsrettigheter, sluttvederlagsordninger eller 
andre godtgjørelser. 
 
Revisor 
Kostnadsført honorar revisjon 139 659 
Kostnadsført annet honorar 13 684 
Sum 153 343 
 
 
Note 13 – Bundne midler, garantier  

2002 2001
Skattetrekkskonto 439 586 412 371
Portogaranti 15 500 15 500
Tollgaranti 250 000 250 000
Garanti Landslotteriet 933 543 
Sum 1 638 629 677 871
 
 
Note 14 – DFS Trygdefondet  
Det er ikke foretatt utbetalinger fra Trygdefondet i 2002 
 
Innbetalinger fra skytterlagene til dekning av forsikringspremie 55 163
Årspremie ansvarsforsikring i Bank1 Oslo 51 500
For mye refundert premie, overført til DFS Trygdefond 3 663
 
 
Note 15 – Skatter  
I overlingningsnemda ble det den 3. september 2002 gjort vedtak om at salg av våpen og 
ammunisjon ikke er skattepliktig virksomhet for Det frivillige Skyttervesen.  Det er derfor ikke 
avsatt betalbar skatt på salgsvirksomheten i 2002. 
 
Overligningsnemdas vedtak er gjort med virkning for inntektsåret 1998.  Bokført skyldig 
betalbar skatt i regnskapet for 2001 vedrørende for lite betalt skatt i 1998, til sammen  
kr 139.094,00, er på denne bakgrunn tilbakeført i årets regnskap. 
 
Det er søkt om endring av ligningen for årene 1999-2001 med tilbakebetaling av til sammen 
kr 206.874,00 i betalt skatt for perioden. 
 
 
Note 16 – Ubenyttet offentlige midler  
Bokførte midler som gjelder mottatte tilskudd overført til senere år: 

31.12.2002 31.12.2001
Rest ubenyttede ordinære mottatte tilskudd 506 969 0
Ubenyttede midler filmprosjekt 0 10 000
Rest ubenyttede prosjektmidler håndbok 0 34 395
Miljøpakkemidler overført til bruk neste år 367 273 693 475
Sum 874 242 737 870
 



ÅRSBERETNING 2002 AVGITT I HENHOLD TIL REGNSKAPSLOVEN 
 
Det frivillige Skyttervesen (DFS) er en ideell, frivillig, landsomfattende organisasjon 
opprettet av Stortinget i 1892 med formål å fremme praktisk skyteferdighet innen det 
norske folk og derved dyktiggjøre det for landets forsvar. 
 
Virksomheten skjer i skytterlagene (ca 930) over hele landet etter retningslinjer gitt av 
Stortinget, Skyttertinget og Norges Skytterstyre, med en utøvende administrasjon 
plassert ved Skytterkontoret i Oslo.  Den daglige sentrale virksomhet er basert på 
årlig bevilgning til DFS over Forsvarsbudsjettets kap. 1719. 
 
DFS har en egen salgsavdeling hvor våpen, ammunisjon og organisasjonsartikler 
omsettes.  Annet hvert år har DFS et landslotteri.  Inntektene fra denne virksomheten 
dekker en del utgifter som ikke kan belastes det regnskapet som viser bruk av 
bevilgningen gitt over Forsvarsbudsjettet. 
 
Fortsatt drift av organisasjonens virksomhet er lagt til grunn for regnskapet, da styret 
anser at forutsetningen for fortsatt drift av den sentrale virksomheten er til stede. 
 
Arbeidsmiljøet ved Skytterkontoret er sikret gjennom internkontroll for å ta vare på 
helse, miljø og sikkerhet.  Et eget verneombud sørger for at de pålagte kontrollrutiner 
blir fulgt.  Skytterkontoret er tilknyttet bedriftslegeordning. 
 
Ingen alvorlige skader eller ulykker har rammet de ansatte i 2002.  Sykefraværet ved 
Skytterkontoret utgjorde 8,7 % av den ordinære arbeidstiden.  Av dette utgjorde 7,1 
% langtidssykefravær. 
 
Organisasjonens virksomhet påvirker det ytre miljøet på to hovedområder: 
gjennom salgsvirksomheten gjør en seg nytte av de transport- og distribusjonstilbud 
som finnes i samfunnet, og aktiviteten i skytterlagene påvirker det ytre miljø, vesentlig 
i form av støy.  Disse forholdene er regulert gjennom Forurensningsloven og 
tilhørende konsesjonsbestemmelser. 
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Sak3/2003: Norges Skytterstyres årsmelding for 2002 
Følgende årsmelding legges fram for Skyttertinget 2003: 
 

Årsmelding for 2002 
Norges Skytterstyre har i 2002 bestått av: Lars Stenerud, Moss, formann. Alf Tobiassen, 
Bodø, nestformann, Jon G. Hofstad, Hegra, Halvard Eri, Lærdal, Olav K. Vaaje, Vegårshei, 
Henning Westerås, Tromsø, DFSUs formann, GIH Roar Haugen, kongevalgt medlem og 
Martin Stav, Forsvarsdepartementets representant.  
 
Driftsstøttesaken 
Våren 2002 foreslo Regjeringen å fjerne driftsstøtten til DFS fra Forsvarsbudsjettet. En stor 
mobilisering fra hele organisasjonen bidro til at et samlet Storting, 19. juni 2002, vedtok å 
opprettholde driftsstøtten til Det frivillige Skyttervesen. 
 
Skyttertinget 
Søknad om å få tildelt Landsskytterstevnet 2005 
I samsvar med vedtatt turnusordning søkte Lesja skytterlag om å få arrangere 
Landsskytterstevnet 2005. Skytingen planlegges gjennomført på eksisterende bane og i 
samme feltterreng som ved tidligere LS på Lesja. Oslo skyttersamlag søkte også om 
arrangementet i 2005. Baneskytingen var planlagt på ny 200 m m/renovert 100m på 
Løvenskiold, og feltskytingen på Ringerike med støtte fra Ringerike skytterlag.  

 
Skyttertinget vedtok, mot 7 stemmer for Oslo, at Lesja skytterlag skal stå som arrangør av 
Landsskytterstevnet i 2005.  

 
Turnusordning for LS i fremtiden 
Med utgangspunkt i dagens landsskytterstevneturnus, og bekreftet positiv innstilling fra de 
som inngår i denne, ble følgende turnus vedtatt: 
2006: Nord-Norge/Råvann skytebane 
2007: Vestlandet/Førde skytterstadion 
2008: Midt-Norge/Steinkjer skytebane 
2009: Sørlandet/Evje skytebane 
2010: Østlandet/Terningmoen skytebane 
2011: Nord-Norge/Bestemorenga skytebane 
2012: Vestlandet/Ulven skytebane 
2013: Midt-Norge/Oppdal skytebane 
2014: Sørlandet/Vatne skytebane 
2015: Østlandet/Lesja skytebane 

 
Jegerrelaterte aktiviteter i regi av DFS 
I tråd med Jegerutvalgets anbefaling ble følgende vedtatt: 
1. Det skal ikke arrangeres åpne jaktfeltstevner i DFS` regi (mot 16 stemmer).  
2. Det opprettes en jegerklasse i DFS (mot 14 stemmer).  
3. Styret gis i fullmakt å utforme et regelverk for jegerklassen med utgangspunkt i 
jegerutvalgets inntilling.  

 
Utdeling av medaljer og DFS` sølvbeger i NM felt 
På Landsskytterstevnet innføres mesterskapsmedaljer med stjerner og DFS` sølvbeger på NM 
felt, etter samme system som i baneskyting. Dagens mesterskapsmedalje i feltskyting 
beholdes, og ny mesterskapsstjerne i feltskyting gis et preg som skiller seg fra baneskytingen. 



Administrasjonen får i oppdrag å tilrettelegge slik at ordningen trer i kraft fra og med LS 
2003. Vedtaket var enstemmig.  

 
Prisnedskriving av rekruttammunisjon 
Administrasjonen får i oppgave å tilpasse og videreføre ordningen med prisnedskriving av 
rekruttammunisjon/-kule etter forslag fra DFSU og med samlaget som attestasjonsinstans. I 
dette ligger at veteranskytterne ikke skal nytte prisnedskrevet ammunisjon/kule. Tiltaket skal 
være satt i funksjon fra og med 1. januar 2003. Vedtaket var enstemmig.  

 
Valg på Skyttertinget 
Jarle Tvinnereim ble valgt som ny formann i utvalget for skifeltskyting. Reidar Helland og 
Ivar Nordkild ble valgt som nye medlemmer i utvalget. I rådgivende utvalg ble Lars Indreiten 
valgt som ny formann.  
 
Skyttertingsmiddagen 
Os kommune og ordfører Terje Søviknes sto for en flott tingmiddag på Solstrand Fjordhotell. 
150 gjester var samlet. Under middagen ble Det frivillige Skyttervesens høyeste utmerkelse, 
Fortjenstmedaljen, tildelt samlagsformann i Inntrøndelag Sverre Matberg og generalsekretær 
Kurt Arne Berglund. Følgende ble tildelt Det frivillige Skyttervesens Hederstegn: 
Samlagsformann i Aust-Finnmark, Reidar Hoel, samlagsformann i Lofoten, Finn Isaksen, 
samlagsformann i Grenland, Dag Skarpodde, samlagsformann i Hordaland, Oddbjørn Meland, 
nestformann i DFSU, Olav Aasen, utvalgsmedlem i DFSU, Einar Vorland, Stevnepresident 
LS02, Flaggkommandør Jens-Jørgen Jensen, formann i hovedkomiteen for LS02, Ole Håkon 
Lunde, formann i Os skytterlag, Arne Døsen, samlagsformann i Nordmør, Lars Indreiten og 
assisterende generalsekretær Terje Vestvik.  
 
Landsskytterstevnet 
Landsskytterstevnet 2002 ble arrangert av Os skyttarlag i perioden 3. august til 10. august. 
Ulven var arena for både bane- og feltskyting. Baneskytingen på 100 meter foregikk på 
skytterlagets nye bane som ble åpnet i mai 2002. Stevnet foregikk i varmt og pent sommervær 
gjennom hele uka. Arrangementet ble godt gjennomført etter den oppsatte plan. Det deltok 
4382 skyttere av 4799 påmeldte. Det gir et frafall på 8,7%.  
 
Skytterkonge og vinner av H. M. Kongens pokal ble 18-årige Kristoffer Sannvoll fra Åsnes 
skytterlag med 347 poeng. Han ble dermed den yngste skytterkongen gjennom tidene. Ola 
Tore Dokken fra Nordre Land ble skytterprins på 346 poeng etter å ha vunnet omskyting mot 
Erling Fledsberg fra Moss og Våler. Liv Sollesnes fra Jondal ble skytterprinsesse med 
poengsummen 344. Norgesmester i feltskyting ble Frode Jensen fra Topdal med 41 treff etter 
omskyting mot 10 andre på samme poengsum.  
 
Finalene i Stangskyting og felthurtigskyting ble nok en gang en suksess og hele 423 000 
fulgte sendingene fra finalene på NRK fjernsynet. Stangskytingen ble vunnet av Johannes 
Linnerud fra Løiten, mens Rune Liestøl fra Sokndal vant felthurtigskytingen.  
 
For første gang på Landsskytterstevnet foregikk kåringen av skytterkongen fra en scene bak 
standplass. Alle kunne følge den spennende anvisningen sammen med skytterne på 
publikumsdisplayene, samtidig som Kjell Kristian Rike kommenterte skytingen. Løsningen 
fikk svært gode tilbakemeldinger fra skytterne og publikum.  
 



Nordisk mesterskap i bane-, felt- og felthurtigskyting 
Mesterskapet ble avholdt i Danmark helgen 30. – 31. august. Feltskytingene foregikk i Borris 
og baneskytingen i Vingsted.  
På det norske laget deltok følgende skyttere: 
Hans Bakken/Stallvik, Vebjørn Berg/Imenes, Ingvar Brohaug/Alvdal, Thomas 
Bråthen/Høland/ Bjørkelangen, Ola Tore Dokken/Nordre Land, Tor-Erik Fossli/Målselv, 
Vidar Fossmo/Løiten, Sverre Frøshaug/Løiten, Frode Jensen/Topdal, Odd Ivar Pedersen 
Lang-Ree/Elverum, Tor Harald Lund/Søgne, Roger Ottosen/Lillehammer, Ivar 
Rinde/Nordstrand, Steinar Rudseter/Raumnes, Kristoffer Sannvoll/Åsnes, Liv 
Sollesnes/Jondal og John Olav Ågotnes/Fana. 
 
Norge fikk en individuell mester ved Vebjørn Berg i felthurtigskytingen. Roger Ottosen fulgte 
opp med sølv og sikret dobbeltseier. I feltskytingen dominerte svenskene totalt med seier til 
Peder Wahlberg, og deretter ytterligere 4 svensker før våre to beste, Liv Sollesnes og Tor 
Harald Lund. I baneskytingen ble det hjemmeseier til Lasse T. Hansen, mens Tor Harald 
Lund fikk sølv og Tor-Erik Fossli bronse. I lagskytingene vant Norge baneskytingen, mens 
Sverige vant både felt- og felthurtigskytingen med Norge på 2. plass i begge øvelsene.  
 
Norgescup i baneskyting 
Norgescupen 2002 ble gjennomført etter de retningslinjer som ble vedtatt i 2000, uten 
forandringer.  
 
Det ble arrangert 9 stevner fordelt på 3 helger. 1. runde ble arrangert i Gudbrandsdal 
skyttersamlag med Jo Gjende-, Vinstra- og Ringebu & Fåvang skytterlag som arrangører.  
2. runde, i forbindelse med Landsskytterstevnet, ble arrangert av Aurland-, Voss- og Jondal 
skytterlag. Avslutningsrunden ble arrangert på Sørlandet med Evje og Hornes-, Heddeland & 
Breland- og Imenes skytterlag som arrangør. Imenes skytterlag ble valgt til 
avslutningsarrangør for årets Norgescup, og de presenterte et godt arrangement, med god 
speakertjeneste og fin atmosfære.  
 
Etter at 6 tellende stevner var gjennomført, sto Vebjørn Berg fra Imenes som vinner av 
Norgescupen 2002. Ola Tore Dokken fra Nordre Land fikk sølvmedalje som i 2001, mens 
Tore Veie fra Rissa fikk bronsemedalje.  
 
Norgescupkomiteen har også i 2002 bestått av Klas Erik Lindstad (formann), Tor Isak Laugen 
som DFS - representanter, mens Liv Sollesnes fra Jondal skytterlag har vært skytternes 
representant i komiteen.  
 
Regnskap/økonomi 
Det frivillige Skyttervesen ble i 2002 bevilget et tilskudd på kr 28.100.000,-. Det ordinære 
tilskuddet var på kr 23.000.000,- og det ble bevilget kr 5.000.000,- i såkalte 
miljøpakkemidler. Det ble i tillegg, etter søknad fra Skytterkontoret 2002, bevilget kr 
100.000,- i prosjektmidler for å ferdigstille Håndbok for skytterlag. Det ordinære tilskuddet 
samt miljøpakkemidlene ble gitt etter søknad fra Skyttertinget 2000. Norges Skytterstyre har 
brukt fullmakten gitt av Skyttertinget 2000 om justering på underposter.  
 
Tilskuddet regnskapsføres etter retningslinjer gitt av Forsvarsdepartementet og revideres av 
Nitschke AS.  



 
Skyttervesenets salgsvirksomhet 
Salgsavdelingen i Det frivillige Skyttervesen har i 2002 arbeidet med de samme varegruppene 
som tidligere år. Salgsavdelingen har i løpet av året utvidet sitt mannskap, da Oddmund 
Olbergsveen ble fast ansatt 16. september 2002.  
 
Avdelingens omsetningstall for 2002 viser ordinære salgsinntekter på kr 22 996 115,- som er 
kr 2 221 115,- over godkjent budsjett. Salgsavdelingen har hatt et svært godt salgsår. 
 
Ammunisjonssalget  
Aktiviteten på dette feltet har i 2002 vært stabil. Det var en jevn god omsetning i 
”feltmånedene” januar, februar og mars. Deretter rekordmåneder på sommeren, en litt laber 
høst, men en svært god kampanje i november/desember. Ordinære salgsinntekter på 
ammunisjon for 2002 ble kr 14 648 983,-. Omsetningen er kr 1 491 240,- høyere enn salget i 
2001. Budsjettet var på 14 500 000,-. 
 
NAMMO Raufoss A/S har i 2002 vært en stabil og god leverandør. De fikk i 
august/september problemer med et parti rekruttpatroner. NAMMO stoppet og tilbakekalte 
denne lot, uten kostnader for skytteren.  
 
Salget av kaliber. 22 ammunisjon er fortsatt svært bra. Salget i 2002 ble på drøye 2,1 mill. 
enheter, en økning på 200 000 fra 2001.  
 
Våpensalget 
Våpensalget er stadig like stabilt og godt. DFS solgte i 2002 SAUER-produkter for kr 7 686 
895,-  mot kr 7 245 736,-  i 2001. Budsjettet for 2002 lød på 5 800 000,- Mange av 
skytterlagene er svært dyktige til å hjelpe medlemmer med finansiering av våpen. Dette er en 
mulighet som enda flere lag har benyttet seg av det siste året.  
 
J P SAUER & SOHN har i 2002 vært en stabil og god leverandør av vårt våpen, men fikk 
problemer med å levere våpen/ombyggingssett med kal. 22 piper på høsten. Våpen med 
”juniorskjefte” ser ut til å bli mer og mer akseptert, og viser en stigende salgskurve. Salget av 
SAUER 200 STR gir en klar indikasjon på at aktiviteten i organisasjonen fortsatt er god.  
 
Oversikten viser sammenlignet salg 1999 – 2002 
 

Type/kal 1999 2000 2001 2002 
Kompl. våpen i kal. 6,5 483 475 397 420
Kompl. våpen i kal. 6,5 m/ 
”Juniorskjefte” 9 56 74
Kompl. våpen i kal. 7,62 16 9 16 7
Kompl. våpen i kal. 22 89 82 71 72
Kompl. våpen i kal. 22 m/ 
”Juniorskjefte” 2 6 17
Ombyggingssett 301 302 324 309
Kompletteringssett 37 32 37 38
Kompletteringssett m/ ”Juniorskjefte”  2
Irisblender 123 130
Magasin 1025 869 871 1016

 



Annet salg 
Denne gruppen innebærer stevnemateriell inkl. skyteskiver for 15 meter, profileringsartikler, 
medlemskort og administrasjonsprogram. Gruppen har hatt en omsetning på kr 660 237,- en 
økning på ca. kr 16 632,- fra 2001.  
 
Dette er den største omsetningen denne gruppen har hatt siden salgsavdelingen ble opprettet i 
1990. Mye av grunnen til dette er at det ble produsert en ”vareguide” som viser hva 
salgsavdelingen kan tilby. Guiden ble svært godt mottatt og mange bestillinger har kommet 
direkte fra den.  
 
Salgsavdelingen hadde ikke andre arrangementsbesøk enn Landsskytterstevnet på Os i 2002. 
Her hadde vi en omsetning på kr 173 230,-, Som må betegnes som meget godt. 
Salgsavdelingen har profilert sitt varespekter på sentrale kurser/seminar/samlinger.  
 
IT-arbeidet i DFS 
Ved utgangen av 2002 hadde ca. 400 skytterlag kjøpt den nye windows-versjonen av 
administrasjonsprogrammet. Den 2. versjonen av programmet ble utgitt i slutten av mars.  
 
Resultatservice-programmet for Landsskytterstevnet har gjennomgått en konvertering fra 16 
bits til 32 bits versjon. Arbeidet med å lage den nye 32 bits versjonen ble gjennomført under 
LS2002. Den nye versjonen vil bli tatt i bruk for første gang under LS2003. Programmet ser 
helt likt ut på utsiden, men på innsiden har det blitt mye mer robust mot windows, i tillegg blir 
det vesentlig raskere. Under LS 2002 var det ca. 1.5 millioner oppslag på våre web-sider.  
 
Samarbeidet med Forsvaret 
Samarbeidet mellom DFS og Forsvaret har også i 2002 vært meget godt. Landsskytterstevnet 
ble støttet av Forsvarskommando Sør-Norge (FKS), Distriktskommando Sør-/Vestlandet  
(DKSV), Bergenhus Regiment, HV 09, Sjøforsvarsdistrikt Vestlandet (SDV), Forsvarets 
Logistikkorganisasjon/Land (FLO/Land) med Forsvarets Logistikkorganisasjon/Romerike 
tekniske verksted  (FLO/RTV) og Forsvarets Logistikkorganisasjon/Informasjons- og 
kommunikasjonstjenester (FLO/IKT). De militære avdelingene gjorde en utmerket jobb med 
planlegging og gjennomføring av sin støtte til LS.  
 
De elektroniske skivene som ble introdusert ved LS 2001 viste seg fortsatt å fungere utmerket.  
 
Høsten 2002 startet et arbeid med å formalisere Forsvarets støtte til LS i en detaljert avtale. 
Skytterkontoret utarbeidet det første utkastet til avtale med vedlegg som beskrev støtten i 
detalj. Det forventes en ferdig underskrevet avtale i første kvartal 2003.  
 
Samarbeidet med Heimevernet har i 2002 fokusert på tilretteleggingen av felleskursene i 
instruktørutdanning. Etter avtale med HVST overføres kursene til HV’s utdanningssenter 
Værnes fom. 2003.  
 
Handlingsplan III 
Handlingsplan III er videre fulgt opp av Norges Skytterstyre. Av konkrete 
gjennomføringstiltak nevnes følgende: 
 

- Håndbok for skytterlag ble sendt ut til alle skytterlag.  
- DFSU har intensivert arbeidet med skyteskoler og skoleskyting.  
- Subsidieordningen på rekruttammunisjon er endret.  
- Medaljeordningen i NM felt er likestilt med baneskytingen på Landsskytterstevnet.  



- Regler om godtgjørelse for sentralt tillitsvalgte i styreverv, utvalg og komiteer er endret.  
 
Antidopingsarbeidet 
Det ble foretatt 6 dopingskontroller på 3 forskjellige stevner. Disse stevnene var 
Landsdelskretsstevnene i baneskyting for Hordakretsen og Trønderkretsen, samt 
Norgescupstevnet på Imenes. Prøvene ble analysert ved Aker sykehus i Oslo, og alle var 
negative.  
 
Skifeltskytingsarbeidet 
Utvalget for skifeltskyting (DFS/SFU) har ledet arbeidet innen sektoren etter fastlagte 
retningslinjer. Skifeltmiljøet består fortsatt av en liten kjerne med utøvere som satser mye på 
sin aktivitet. For å få større bredde innen sektoren må lagene stimuleres til å tilrettelegge for 
slike aktiviteter. DFS/SFU har i løpet av året utarbeidet et konsept med dette som formål. 
Tiltaket planlegges iverksatt i 2003.  
 
Norgesmesterskapet i skifelt ble arrangert av Haltdalen skytterlag. Norgesmester ble Per 
Johan Gjølga fra Stallvik skytterlag, som med denne seieren hentet hjem sin andre 
Kongepokal på tre år.  
 
Norgesmesterskapet i skogsløp med feltskyting ble gjennomført med Alvdal skytterlag som 
teknisk arrangør. Konkurransene inneholdt flere prøveordninger med bl. a. puljevis start, 
våpen oppbevart på standplass og bruk av pappfigurer i alle øvelser. Erfaringene ble meget 
positive, og flere forhold er allerede innarbeidet i regelverket.  
 
Landskampen mellom Sverige og Norge, som skulle vært arrangert av Bjøllånes skytterlag i 
Rana, måtte avlyses kun få dager før start grunnet ekstrem snøsmelting med påfølgende 
overvann i arenaområdet.  
 
Grunnet vanskeligheter med å framskaffe arrangører ble det ikke avviklet Norgescup i 2002.  
 
Skytebaner 
Rutiner for å sikre bedre budsjettstyring har stått sentralt, herunder omlegging av 
utbetalingsordningen for ordinære banebidrag samt egenandelsystemet ved teknisk bistand. 
De nye rutinene har fungert godt, og budsjettkontrollen er blitt vesentlig bedre.  
 
Anleggskonsulenten har hatt permisjon det meste av året, uten at det er ansatt vikar i 
stillingen. Ved å benytte erfarne eksterne konsulenter har det likevel lykkes å løse de viktigste 
oppgavene på en tilfredsstillende måte.  
 
Miljøpakkeprosjektet har også i 2002 gitt gode resultater. Det vises til egen årsrapport om 
dette.  
 
Regjeringens mål om reduksjon av støyplagen med 25% innen 2010 har ført til et sterkt fokus 
på støyregelverket fra miljømyndighetenes side. DFS er invitert med i en referansegruppe for 
”Prosjekt nytt støyregelverk” i regi av Statens Forurensningstilsyn, og det har vært en god 
dialog mellom miljømyndighetene og DFS den seinere tid.  
 
Kurs for nye skytebanekontakter er avholdt, med god deltakelse. Det tas sikte på å holde slike 
kurs, hvor også erfarne skytebanekontakter inviteres, rutinemessig hvert år.  
 



En viktig utfordring er å videreutvikle samarbeidet med Heimevernet om skytebaner og 
skytterhus. Vi ser at overgangen til elektronisk anvisning krever en del endringer i 
standardene for dette samarbeidet.  
 
Også innendørs benyttes elektronisk anvisning i stadig større grad. Dette har gjort det 
nødvendig å se nærmere på Skytterkontorets veiledningsmateriell angående slike baner.  
 
Følgende skytterlag fikk utbetalt ferdig ordinært banebidrag i 2002: 
Beitstad/Inntrøndelag, Bråtveit/Rogaland, Dverberg/Vesterålen, Gjøvik og Brusveen/Opland, 
Hyllestad/Sunnfjord, Iveland/Agder, Levanger og Frol/Inntrøndelag, Lunde/Grenland, 
Løveid/Grenland, Nordre Modum/Ringerike, Otterøy/Namdal, Roverud/Solør, Sem/Vestfold, 
Storfjord/Troms, Søndre Land/Opland, Torpa/Opland, Tysnes/Sunnhordland, 
Ullensaker/Akershus og Ytterstrand/Salten.  
 
Os skyttarlag mottok ekstraordinært banebidrag med kr 60 000,- til opparbeidelse av arena for 
feltmessige skytinger under Landsskytterstevnet 2002, mens samme beløp ble utbetalt til 
skytterlagene Lønset, Midtbygden og Opdal til samme formål i forbindelse med 
Landsskytterstevnet 2003.  
 
Følgende skytterlag har mottatt ekstern juridisk bistand i løpet av året: 
Askim/Follo, Askøy/Hordaland, Batnfjord/Nordmør, Bergen/Hordaland, 
Bremnes/Sunnhordland, Eina/Opland, Fagervika/Rana, Fet/Akershus, Gisund/Troms, 
Gjerstad/Aust-Agder, Glimt/Troms, Gransherad – Heddal/Aust-Telemark, 
Hemsedal/Hallingdal, Holum/Vest-Agder, Kvinesdal/Vest-Agder, 
Lillehammer/Gudbrandsdal, Lom/Gudbrandsdal, Lødingen/Ofoten, Naustdal – 
Midtredalen/Sunnfjord, Nes/Akershus, Nes/Hallingdal, Notodden/Aust-Telemark, 
Odda/Hardanger og Voss, Oslo Østre/Oslo, Randesund/Agder, Rauhella/Solør, 
Raundalen/Hardanger og Voss, Ringebu og Fåvang/Gudbrandsdal, Ringerike/Ringerike, Rise 
og Løddesøl/Aust-Agder, Saltdal/Salten, Sandhornøya/Salten, Sauda/Rogaland, 
Sem/Vestfold, Skarpskytten m. fl/Oslo, Skedsmo/Akershus, Skjeberg/Østfold, Spildra/Troms, 
Stord/Sunnhordland, Sykkylven/Sunnmør, Ulvik/Hardanger og Voss, Øvre Målselv/Troms, 
Ådal/Ringerike og Aas/Follo.  
 
Følgende skytterlag mottok ekstern teknisk bistand: 
Askim/Follo, Bokn/Rogaland, Fagervika/Rana, Fitjar/Sunnhordland, Gransherad – 
Heddal/Aust-Telemark, Hildre og Brattvåg/Sunnmør, Høylandsbygd/Sunnhordland, 
Lillesand/Agder, Nordstrand/Oslo, Oslo Østre/Oslo, Ringebu og Fåvang/Gudbrandsdal, 
Saltdal/Salten, Skiptvet/Follo, Sykkylven/Sunnmør, Ugland/Aust-Agder, Vik m. fl. /Sogn 
Ytre og Ørlendingen/Fosen.  
 
Skytingens Dag 
Skytingens Dag ble i år arrangert søndag 26. mai. 9416 deltakere møtte, en liten nedgang på 
156 personer fra 2001. Årets LS-arrangør, Os skyttarlag, hadde flest besøkende med 156. Av 
samlagene var det lagene i Hallingdal som hadde størst oppslutning med til sammen 609 
deltakere.  353 skytterlag markerte dagen.  
 
De budsjetterte 50 000,- ble i år brukt til å dekke lagenes utgifter direkte knyttet opp til 
markedsføring i forkant av Skytingens Dag. Dette for å motivere lagene til en ekstra innsats 
for å gjøre dagen kjent i sitt lokalmiljø. Totalt 5 samlag og 33 skytterlag søkte om støtte. 



Samtlige fikk positive svar på sin søknad, og  4 samlag og 26 skytterlag sendte inn 
kvitteringene som er grunnlag for utbetaling, innen fristens utløp. Kr 38 607,48 ble utbetalt. 
 
Den sentrale instruktør- og lederutdanning 
Utdanningsvirksomheten har i 2002 blitt gjennomført etter det planverk som foreligger i 
Handlingsplan III, og øvrige vedtak. Med bakgrunn i Forsvarets omstilling har 
utdanningsavdelingen ved Skytterkontoret benyttet mye tid til tilrettelegging for 
instruktørkursene, som fra og med 2003 skal avholdes ved HVUV (Heimevernets 
utdanningssenter Værnes).  
 
Skyteinstruktørkurs I DFS/HV ble gjennomført ved HV-09, i Ulven leir i tiden 10. – 14. 
juni. Kurset hadde bra deltakelse. Tilbakemeldingen fra elevene er svært positive.  
 
Skyteinstruktørkurs I, alternativ gjennomføring.  
Det alternative skyteinstruktørkurset er blitt svært populært. Årets kurs ble avholdt for 
Vestlandet landsdel, i Ulven leir. Kurset ble avholdt i perioden 11.-13. januar.  
 
Skyteinstruktørkurs for HVUB Kongsvinger 
I samarbeid med Norges Idrettshøgskole/Forsvarets Institutt gjennomførte 
utdanningsavdelingen fagkurs sportsskyting for elever ved Heimevernets UB (Utskrevet 
befal) utdanning på Kongsvinger. Utdanningsavdelingen var i tillegg medvirkende som 
instruktører under utdanningen av Forsvarets idrettsstudenter ved NIH.  
 
Skyteinstruktørkurs II var berammet avholdt i perioden 21.- 24. november, men ble avlyst 
med bakgrunn i for liten deltakelse.  
 
Kurs III for samlagsinstruktørene ble gjennomført i Tromsø i tiden 30. november til 1. 
desember. Kurset hadde ekstern foreleserstøtte fra Anne Grethe Jeppesen, noe som ble godt 
mottatt av frammøtte instruktører. Det var gode evalueringer av programmet.  
 
Kurs for nye tillitsvalgte i samlagene ble arrangert i Oslo 1. - 3. februar. Det var godt 
frammøte til kurset.  
 
Regionale seminarer ble arrangert slik: Nord-Norge 9.- 10. februar, for Vestlandet 19.- 20. 
oktober og for Sørlandet 1.- 3. november. De Regionale seminarene er populære 
tillitsmannssamlinger, som gir samlagenes tillitsvalgte god anledning til erfaringsutveksling.  
 
Øvrig instruksjons- og utdanningsvirksomhet 
Som tidligere har utdanningsavdelingen bidratt med instruktør- og foreleserstøtte til kurs og 
samlinger på samlags- og landsdelskretsplan. De fleste forespørsler fra samlagene er dekket.  
Det frivillige Skyttervesen har i 2002 hatt 6 skyttere i Idrettskompaniet, Kolsås.  
 
Undervisnings- og instruksjonsmateriell 
Utdanningsavdelingen ved Skytterkontoret har i 2002 ferdigstilt Håndbok for skytterlag. 
Håndboka er fordelt til alle samlag i tre eksemplar, og til skytterlag i ett eksemplar. Den er 
også gjort tilgjengelig via organisasjonens nettsider, slik at den kan lastes ned til egen pc. 
Utdanningsavdelingen har i tillegg lagt stor vekt på å informere organisasjonen om materiellet 
som er disponibelt. For å kunne videreføre dette arbeidet har utdanningsavdelingen utviklet en 
informasjonsplan for 2003. Det registreres at skytterlag og samlag er godt fornøyd med 
materiellet som kan bestilles fra Skytterkontoret. 



 
Ungdoms- og rekrutteringsarbeidet 
Det frivillige Skyttervesen Ungdomsutvalget (DFSU) har ledet dette arbeidet, og kan se 
tilbake på et år med stor aktivitet. Det er gledelig å se at rekrutteringen øker i de yngste 
klassene, da særlig klasse Aspirant som har fått bra tilslutning. Dette er et resultat av at mange 
lag driver et godt rekrutteringsarbeid.  
 
I 2002 var det nær 47 lag som arrangerte skyteskole med et samlet antall på 730 deltakere. 
Dette er en betraktelig økning fra året før, og en ser at flere og flere lag benytter seg av dette 
rekrutteringstiltaket. Skyteskole for nybegynnere er en undervisningspakke som inneholder 
fargetransparenter og materiell som er dekkende for leksjoner og emner i arbeidet med nye 
skyttere. DFSU har gitt dette prosjektet økt prioritet i 2003.  
 
Det skjer mye positivt ute i lagene, og enkelte har fått god sving på ungdomsarbeidet, men en 
del skytterlag har fortsatt ikke et aktivt ungdomsutvalg. Her ligger det en utfordring for flere 
ledd i organisasjonen med å aktivisere skytterlagene i dette arbeidet. DFSU ser med stor 
forventning på at Håndbok for skytterlag skal bli benyttet til lagsarbeidet. Det er da særlig 
kap. 16 som omhandler ungdomsarbeidet DFSU vil henvise til, og håper lagene benytter seg 
av dette verktøyet og tilbudet utdanningsavdelingen ved Skytterkontoret har utviklet.  
 
I motsetning til Skyteskole, kan man i 2002 registrere en nedgang i antall deltakere på 
Landskonkurransen i Skoleskyting. Dette er en naturlig følge av at færre lag arrangerer denne 
konkurransen på sine lokale skoler. Markedsføringspotensialet er enormt, både for laget og 
organisasjonen. Lagene må ivareta muligheten de har til å benytte skolene som arena for 
skyttersporten. DFSU vil i 2003 øke prioriteten til dette prosjektet, og blåse frisk luft i et 
veletablert og tradisjonsrikt tiltak.  
 
Samlagene har gjennomført en rekke samlinger, og bidrar på en fin måte med en 
videreutvikling av den enkelte skytter og leder. Det er likevel stor forskjell samlagene 
imellom på hyppigheten av samlingene, og enkelte har ikke avholdt samlinger på flere år. 
Dette kan igjen være et tegn på informasjonsproblemer, men også et sviktende initiativ av 
samlagene og/eller lag, som nok trenger kursing av sine medlemmer med tanke på 
kontinuiteten av tillitsmenn på alle plan. Det er særlig i instruktør/ledersamlinger en kan 
registrere den største nedgangen.  
 
Det nordiske samarbeidet gjennom landskamp og ledermøte forløper godt, og gir det enkelte 
land et rikt utbytte. Konkurransen hardner til, og det er stadig sterkere kamp om de gjeveste 
medaljene. Det er stor interesse blant ungdommene om å få være med i denne landskampen, 
og det er et fint tilbud til de som ønsker å legge noe mer i sin skyting.  
 
Det vises ellers til årsmeldingen til DFSU som er å finne på annet sted i årboka.  
 
Norsk Skyttertidende 
Norsk Skyttertidende opplevde også i 2002 en positiv respons fra lesere, annonsører og 
generelt blant folk innad i organisasjonen. Dette har som sum bidratt til et positivt økonomisk 
resultat og en pen framgang fra året før.  
 
Norsk Skyttertidende kom ut med 9 utgivelser i 2002, som var en mindre enn året før. Det 
totale antall sider er 492, noe som er 16 sider mindre enn året før. Men gjennomsnittlig 
sidetall pr blad er økt fra 50,8 sider i 2001 til 54,7 sider i 2002.  
 



Gjennom aktivt annonsesalg og økt fokusering på abonnement, opplever bladet nå en 
økonomisk stabil situasjon.  
 
Erfaringen med å drive Norsk Skyttertidende basert på en fast ansatt redaktør, og med innleid 
hjelp fra frilansere etter behov, har vist seg å fungere i tråd med intensjonene.  
Økt bruk av e-post bidrar til at resultater, annonser til Lesernes marked og annonser til 
Stevneguiden går rasjonelt og NST har i tillegg medarbeidere rundt i landet som bidrar med 
gode redaksjonelle saker.  
 
Landslotteriet 
Landslotteriet 2002 ga i likhet med lotteriet i 2000 ny salgsrekord. Skytterlagene solgte hele 
226. 587 lodd, en økning på 11,2 % i forhold til forrige lotteri. Det bemerkes at 116 skytterlag 
returnerte alle sine tilsendte lodd, mens 109 lag solgte flere enn sine 200 tilsendte lodd, 57 av 
disse lagene solgte 800 eller flere. Det totale overskuddet til skytterlagene ble vel to millioner 
kroner.  
 
Overskuddet av årets lotteri gikk til feltskytingsdisiplinene i DFS og ble på 776. 783 kroner.  
Gjesdal og Os skytterlag solgte flest lodd, henholdsvis 5200 og 5000 lodd og fikk for det hver 
sin Sauer 200 STR. Løiten tok 3. plassen med 4000 lodd og fikk et Sauer kompletteringssett. 
Vi takker lagene for en kjempeinnsats.  
Hovedpremiene var en Opel Astra som gikk til Greta Skårdalsmo fra Røros og en Opel Corsa 
som gikk til Gaute Gjesdal fra Ålgård, samt ei reise til kr 30 000,- som ble vunnet av Harald 
Flotve fra Øystese og en scooter som ble vunnet av Alf Karstein Bjarkøy fra Hønefoss. Den 
siste hovedgevinsten, en scooter, tilfalt lotteriet. Totalt ble det delt ut premier til en samlet 
verdi på 1,3 millioner kroner.  
 
Samlagenes tall 
Tallene fra samlagenes årsmeldinger for 2002 viser en liten nedgang i medlemsmassen. Totalt 
antall skyttere er 156.915, en tilbakegang på 780 skyttere fra 2001. Igjen er det klasse 1 som 
står for den største tilbakegangen. Klasse 5 øker med 18 skyttere mens klasse 2-4 mister til 
sammen 1126 skyttere. Frafallet er størst i klasse 2 med 893 skyttere. Gledelig er det at 
totalsummen for rekrutteringsklassene holder seg ganske stabil med bare en liten nedgang på 
38 skyttere. Det er fortsatt klasse aspirant som øker, mens de andre rekrutteringsklassene 
mister noen skyttere. I veteranklassene ser vi en total nedgang på 101 skyttere. Klasse AG3 
viser en gledelig oppgang med hele 2 068 skyttere. 
 
Norges Skytterstyre takker alle tillitsvalgte og andre som har støttet opp om organisasjonen 
for innsatsen i 2002. 
 
 
 
Lars Stenerud  Alf Tobiassen   Jon G. Hofstad  Halvard Eri
   
 
 
Olav K. Vaaje  Henning Westerås  For GIH, Johan Brun  Martin Stav 
 
 
 
 
 



Sak4/2003: Tilbud fra bladet Villmarksliv  
Bladet Villmarksliv har gjort en henvendelse til administrasjonen på Skytterkontoret. De 
ønsker å inngå et forpliktende samarbeid med DFS om premiering av skyttere i jegerklassen 
på åpne feltstevner. 
 
Skytterstyret drøftet tilbudet, men finner ikke å kunne inngå et samarbeid med bladet 
Villmarksliv på de betingelser som er tilbudt.     
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre finner ikke å kunne etablere en samarbeidsavtale med bladet Villmarksliv 
med tanke på premiering i Jegerklassen på DFS` feltstevner. 
 
Sak 5/2003: Søknad om ekstraordinært banebidrag – Konsmo skytterlag 
Konsmo skytterlag i Vest-Agder skyttersamlag har søkt om ekstraordinært banebidrag. Totale 
kostnader er oppgitt til 69.101,-, og samlagsformannen og samlagets skytebanekontakt har 
anbefalt ekstraordnært bidrag med 50% av dette. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre finner å måtte avslå Konsmo skytterlags søknad om ekstraordinært 
banebidrag. Bestemmelsene om slike bidrag er i seinere tid skjerpet, og det er nå kun i 
unntakstilfelle, hvor det foreligger særskilt behov for rask bistand, at ekstraordinært bidrag 
kan gis. Konsmo skytterlags søknad anses ikke å tilfredsstille disse kravene.  
 
Sak 6/2003: Teknisk og juridisk bistand m.v. i fbm skytebaner for skytterlag som har  
hovedvekt på jegeraktivitet 
Administrasjonen har sett behov for retningslinjer fra Skytterstyret vedrørende bruk av 
ressurser, særlig teknisk og juridisk bistand samt banebidrag, i saker hvor jegerinteressene 
åpenbart er dominerende. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar at følgende tilleggskrav skal legges til grunn for tilskudd og 
bistand fra DFS i skytebanesaker: 

- Eventuelt samarbeid mellom skytterlag og andre brukere skal organiseres og 
formaliseres i samarbeid med samlaget og Skytterkontoret. 

- Planer og retningslinjer for bygging eller ombygging av skytebaner skal vedtas av 
skytterlagets årsmøte og godkjennes av samlagsstyret. 

- Det skal planlegges og bygges minimum 5 skiver på 200-eller 300 meter bane. 
- Felles standplass for 100- og 200- eller 300 meters bane aksepteres, forutsatt 

utvidelsesmuligheter slik at det seinere kan tilrettelegges for skyting med fullt 
belegg på begge hold samtidig. 

 
Kravene innarbeides i bidragbestemmelsene ved neste revisjon av disse.  
 
Sak 7/2003: Søknad om endring av Skytterbokas pkt. 12.124 og 12.127 
Uttrøndelag har fremmet forslag om å endre reglene for mesterskapsmedaljer i feltskyting for 
seniorklassen ved landsdelskretsstevner til dagens ordning i baneskytingen. Dvs. øke nedre 
antall medaljer og innføre en ordning med mesterskapsstjerner også i felt. 
  
Uttrøndelag skyttersamlag og Nordmør skyttersamlags ungdomsutvalg har hver for seg 
fremmet relativt identiske forslag om endring av reglene for utdeling av medaljer i 



rekrutteringsklassene ved landsdelskretsstevner. Forslagene innebærer i hovedsak at det deles 
ut minimum 3 medaljer i hver av rekrutteringsklassene.  
  
Opplandskretsen har telefonisk bedt Skytterkontoret se på mulighetene for en standardisering 
av medaljer i lag- og samlagsskytinger ved landsdelskretsstevner. 
  
Vedtak: 
1. Seniormesterskap ved landsdelskretsstevner felt  
Norges Skytterstyre vedtar f.o.m. 2004 å innføre en ordning med medaljer og stjerner i 
landsdelskretsstevner felt tilsvarende dagens ordning i baneskyting. Dagens medalje benyttes 
fortsatt, og administrasjonen utarbeider ensartet stjerne for feltmesterskapet. De som har 
medalje fra tidligere vinner stjerne f.o.m. innføringsåret.  
  
Norges Skytterstyre vedtar flg. justert punkt i Skytterboka: 
 
Pkt. 12.127 Feltmesterskap 
5 medaljer for inntil 500 deltakere, og så 1 medalje for hver påbegynt 200. Alle som har 
samme antall treff som siste medalje utdeles på, skal ha medalje eller stjerne. F.o.m. 2004 er 
det innstiftet ensartet stjerne for landsdelskretsstevner. Kretsene fører kartotek over medalje- 
og stjernevinnere. Stjerner rekvireres fra Skytterkontoret. 
  
2. Medaljer i rekrutteringsklassene ved landsdelskretsstevner 
Norges Skytterstyre vedtar å sende forslagene fra Uttrøndelag og Nordmør skyttersamlag til 
uttalelse i DFSU. 
   
3. Standardisering av medaljer i lagskyting ved landsdelskretsstevner 
Norges Skytterstyre avviser forslaget.  
  
Sak 8/2003: Forslag om endring av program for Dugleiksmerket  
Vestfold skyttersamlag fremmer gjennom sitt ombudsmøte følgende forslag til endring i 
regelverket for Dugleiksmerket. 
 

”De skytterlag som ikke selv disponerer eller har anledning til å arrangere skyting om 
Dugleiksmerket på 200/300 m hold bør gis anledning til å arrangere denne skytingen på 
sin 100 m bane.”  
Konkurransen om bestemannspremien bør også gjelde for de skytterlag som avholder 
sin Dugleiksmerkeskyting på 100 m. 

 
Norges Skytterstyre ønsker ikke å likestille 100 meter med 200- og 300 meter, da 
konkurransefortrinnet på 100 meter vil være betydelig i forhold til 200- og 300 meter. 
Problemet som blir skissert i forslaget til Vestfold skyttersamlag anses heller ikke å være 
betydelig, da skytterlag uten 200- eller 300 meter bør kunne leie bane av naboskytterlag til 
denne skytingen.   
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar at det ikke gis anledning til å avholde Dugleiksmerkeskytingen på 
100 m. 
 
 
 



Sak 9/2003: Endring av program på Den norske Skyttermedalje 
Skytterbokas pkt 12.160 omhandler Den norske skyttermedalje (DNS), hvor det blant annet 
står at ”alle skyttere kan delta i skyting om medaljen, ---”. Dette betyr at alle klasser - 
rekrutteringsskyttere og veteraner inklusiv - deltar på det samme program. 
 
Vestfold skyttersamlag foreslår å endre programmet for veteranklassene slik at de slipper å 
skyte stående. Konkret foreslås det at V55 skyter sin 10-skudd som 6 kne og 4 ligg. Det 
framgår ikke av forslaget hva de to øvrige veteranklassene skal gjøre. Alternativt anbefales 
det vurdert om det kan være egne medaljer for veteranklassene. Forslaget inneholder ikke noe 
om rekrutteringsklassene.  
 
Norges Skytterstyre synes ikke at forslaget er gjennomdrøftet. Skytterstyret mener at DNS - 
programmet og medaljen - fortsatt bør ses på som en god tradisjon som bør bevares og tas 
som en utfordring av rekrutteringsklassene og veteraner.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre ser positivt på forslag til tiltak for å øke interessen for Den norske 
skyttermedalje, men tror ikke at programendring for veteranklassene vil bidra til øket 
deltakelse av betydning.  
 
Sak 10/2003: Forslag om endring av hevarmkule på Sauer 200 STR 
Det foreligger et forslag fra Vestfold skyttersamlag om endring av hevarmkula på Sauer 200 
STR. Forslaget er vedtatt av ombudsmøtet. 
Forslaget lyder; 

”Størrelsen på gripekula endres fra dagens 25 mm i diameter til 30 mm i diameter. 
Overflaten endres til et gummilignende materiale som er mykere og gir godt gripefeste.” 

 
Forslaget underbygges med at dagens hevarmkule er liten og glatt, og av den grunn er dårlig 
egnet til vår skyting, som i stor grad foregår i hurtig tempo. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar å tilføre regelverket et nytt pkt: 
 
6.147 Hevarmkule 
Hevarmkulen kan ha maks ytre diameter 30 mm. Original hevarmkule kan byttes ut med 
gummiert modell, gjeldende for de våpen som har påskrudd hevarmkule. Alternativt kan 
original hevarmkule, gjeldende for alle godkjente våpen, påføres en gummimuffe hvor ytre 
diameter er maksimalt 30mm, gummimuffen inkludert.   
 
Sak 11/2003: Forslag om alternativ/kortere avstand på innendørsskyting med kal. .22 
Levanger og Frol skytterlag søker om godkjenning av 10 meter innendørsbane, slik at det kan 
omsøkes spillemidler. Skytterlaget viser til store praktiske problemer med å restaurere 
eksisterende 15 meter som har for lav kapasitet, samt at de ønsker å samarbeide med 
Levanger sportsskytterlag om anlegget. Inntrøndelag skyttersamlag støtter søknaden.  
  
Søknaden kan ikke behandles særskilt for Levanger og Frol skytterlag, men må i stedet ses på 
som en prinsipiell drøfting av om DFS ønsker 10 meters baner.  
 
Norges Skytterstyre ønsker ikke et sterkere fokus på konkurranseaktivitet med kal .22 eller 
luftgevær, og mener dagens reglement med en godkjent avstand (15 meter) er tilstrekkelig. En 



innføring av 10 meters avstand vil også by på problemer med pappskiver hvor det vil bli 
nødvendig med negativ dømming (tolking utover). Slitasjen på kulefang vil også bli vesentlig 
større på 10 meter med kaliber .22. Dette vil også gjelde elektronikkskiver.  
 
Det presiseres at skyting på 10m som trening og som rekrutteringstiltak er helt forenlig med 
DFS´ formål og politikk, men at det ikke godkjennes at baner på 10m benyttes til stevner i 
DFS` regi.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre avslår Levanger og Frol skytterlag sin søknad og godkjenner ikke 10 
meter som offisiell konkurranseavstand i DFS for kaliber .22 og luftgevær.  
 
Sak 12/2003: Strategiplan for ekstern informasjon 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre drøftet videre utkast til strategiplan for ekstern informasjon. Saken tas 
opp igjen for videre behandling i neste styremøte. 
 
Sak 13/2003: Tiltak overfor lag som ikke gjør opp for seg i forbindelse med 
landslotteriet 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar at ved landslotteriet 2004 sendes obligatoriske lodd i 
rekommandert sending til de lag som ikke gjorde opp for seg ved landslotteriet 2002. 
 
Sak 14/2003: Instruks for DFSU 
Norges Skytterstyre gjorde i sak 19/2002 et vedtak om å nedsette et utvalg for å gjennomgå 
instruksverket til DFSU som er beskrevet i Skytterbokas kapittel 17. Utvalget har bestått av 
Jon G. Hofstad, Olav Aasen og Terje Vestvik. I mandatet var det beskrevet at nytt forslag 
skulle framlegges for Norges Skytterstyre innen 1. november 2002. Utvalget la fram sitt 
forslag i sak 67/2002, hvor det ble bestemt at forslaget skulle sendes til uttalelse fra DFSU.  
 
Utvalget foreslår i hovedsak to endringer fra dagens instruks. For det første gjøres en endring 
ved at ansvarsforholdet mellom Norges Skytterstyre og DFSU blir utdypet. Gjennom 
bestemte oppgaver, rapporteringsrutiner og tidsfrister for DFSU blir instruksen gjort 
tydeligere. For det andre foreslår utvalget at DFSU gjøres om til et rekrutteringsutvalg som 
også har ansvar for rekrutteringstiltak for skyttere over 18 år.   
 
Både Norges Skytterstyre og DFSU sier seg enig med utvalget når det gjelder endringer som 
berører klargjøring av oppgaver, rapporteringsrutiner og tidsfrister for DFSU overfor 
Skytterstyret. De er imidlertid ikke enige i utvalget når det gjelder å endre utvalgets 
ansvarsområde til også å gjelde skyttere over 18 år. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre gir administrasjonen i oppdrag å komme tilbake til Skytterstyret med 
endret forslag til instruks for DFSU. Forslaget skal være i tråd med forslaget til utvalget som 
har gjennomgått instruksverket for DFSU, med de kommentarer til endring som er gitt av 
Skytterstyret. 
 
 



 
Meldingssaker: 
 

1. Oversikt over oppdrag for teknisk bistand 2003 
2. Oversikt over juridisk og teknisk bistand 2002 
3. Anleggsavdelingens plan for virksomheten 2003 
4. Brev fra Oslo skyttersamlag angående økning i leie for innendørsbanen i HMKG. Brev 

fra Skytterkontoret til HMKG om samme sak 
5. Brev fra Søre Sunnmøre angående regler/krav vedrørende skyttercamp 
 
 

Administrative vedtak: 
 

1. Sammenslåing av skytterlag 
- Søya skytterlag og Todalen skytterlag slås sammen til Søya og Todalen skytterlag 
- Kvernes skytterlag og Averøy skytterlag slås sammen til Kvernes skytterlag 
 

2. Gjenopptak av skytterlag 
- Gamvik skytterlag gjenopptas  
 

3. Opptakelse av nytt skytterlag 
-     Indre Laksefjord godkjennes som nytt skytterlag     

 
 
 
 
 
 
  
  
  
 
 
  



 
 



 
 
År 2003 den 27. og 28. april holdt Norges Skytterstyre møte på HVUV Værnes i Stjørdal 
 
Til stede: Lars Stenerud, Alf Tobiassen, Hallvard Eri, Olav K. Vaaje, Jon G. Hofstad, 
Henning Westerås, Martin Stav og Johan Brun 
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
 
Norges Skytterstyre ble gitt en orientering fra sjef HVUV Værnes, oberstløytnant Torbjørn 
Mæhlumssveen, om driften av HV-sentret på Værnes. Styret inspiserte også den nyåpnede 
skytebanen på Frigården i Lånke som daglig skal benyttes av HV-elevene ved 
utdanningssentret på Værnes. 
 
Sak 15/2003: Møteledere Skyttertinget 2003  
Norges Skytterstyre oppnevner Inge Hoff og Henning Ivarrud som møteledere ved 
Skyttertinget i Oppdal 1. og 2. august 2003. 
 
Sak 16/2003: Tingsak. Saksbehandlingsreglene for Skyttertinget 
Akershus skyttersamlag fremmet for Skyttertinget 2002 et forslag om å endre 
saksbehandlingsreglene i Skytterbokas punkt 4-3. Forslaget ble begrunnet med et ønske om et 
klarere regelverk. Saken ble utsatt til Skyttertinget 2003, hvor Skytterstyret ville drøfte saken 
videre. Skytterstyret har gjennomgått regelverket for saksbehandlingsreglene, men finner det 
ikke hensiktsmessig å endre dagens regelverk.  
 
Styret er uenig med forslagstiller i påstanden om at det er kun de ”enkle” sakene som kommer 
til Skyttertinget. Det har vært vanlig praksis at Skytterstyret har vurdert sakenes størrelse og 
almene interesse før de har blitt framstilt for Skyttertinget. Dette vil alltid bli gjenstand for en 
skjønnsmessig vurdering av Skytterstyret, og det vil være vanskelig å beskrive et presist 
regelverk.   
 
Skytterstyret er enig med forslagstiller i at det hele tiden må arbeides for å tydeliggjøre og 
unngå uklarheter i regelverket. DFS faste advokat, Sven Knagenhjelm, har påpekt overfor 
styret flere steder hvor det hadde vært ønskelig med en bedre systematikk. Styret mener at et 
slikt arbeid bør igangsettes i sammenheng med en større revisjon av regelverket, og vil drøfte 
videre et opplegg for et slikt arbeid.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2003 til å gjøre følgende vedtak: 
 
Dagens regelverk opprettholdes. 
 
Sak 17/2003: Tingsak. Forslag om nye feltfigurer 
Kvinesdal skytterlag fremmer forslag om innføring av 2 nye figurtyper til bruk i grovfelt. 
Hver av figurtypene foreslås produsert i tre størrelser. Forslagstilleren begrunner med at det 
finnes et for lite utvalg av figurer, og særlig til bruk på litt lenger avstand. Forslaget er 
enstemmig støttet av ombudsmøtet i Vest-Agder skyttersamlag.  
 
 
 
 
 
 
 
 



Forslag til nye figurer er slik: 
 

Prisme 
Prisme 50:     Bredde 50cm, høyde 25cm.       Maksavstand 250m. 
Prisme 75:     Bredde 75cm, høyde 37,5cm.    Maksavstand 375m. 
Prisme 100:   Bredde 100cm, høyde 50cm.     Maksavstand 500m. 

 
 
A figur 
A40:   Bredde 40cm, høyde 20cm.      Maksavstand 320m. 
A60:   Bredde 60cm, høyde 30cm.      Maksavstand 420m. 
A80:   Bredde 80cm, høyde 40cm.      Maksavstand 520m.  
 

Figurene kan brukes både horisontalt og vertikalt. 
 
Norges Skytterstyres drøfting: 
Det er i dag et relativt stort utvalg av godkjente norske figurer til bruk i grovfelt. Imidlertid er 
det blant disse en overvekt av figurer som kun kan benyttes opp til ca. 350m avstand. Derfor 
synes det rimelig at utvalget av figurer for de noe lengre avstandene utvides. Initiativet fra 
Vest-Agder skyttersamlag og Kvinesdal skytterlag er derfor svært positivt. Man skal heller 
ikke se bort fra at et bedre figurutvalg for de noe lengre avstander vil gjøre at flere arrangører 
legger opp til mer skyting på lange hold, noe som også vil være fremmende for den generelle 
feltferdighet.   
 
Før man iverksetter utarbeidelse av nye figurer, bør man først se på figurutvalget i de øvrige 
nordiske land om det her kan finnes aktuelle figurer. Danmark og Sverige har med noen 
unntak relativt likt figurutvalg, og man vil ved å godkjenne figurer som allerede benyttes i 
disse landene få mer ensartet nordisk standard. Ettersom det her finnes noen flere figurer 
beregnet for avstander rundt ca. 400m, vil disse figurene kunne dekke opp det vesentligste 
behovet. De mest aktuelle svenske figurer vil være:  
 
 

Samme 
figur  

 
 
 

S-25 vertikal 
Bredde: 25cm 

Høyde: 62,5cm 
Maksavstand: 380m 

S-25 horisontal 
Bredde: 62,5cm 
Høyde: 25cm 

Maksavstand: 330m 

B45 
Bredde: 35cm 
Høyde: 45cm 

Maksavstand: 425m 

¼ figur venstre 
Bredde: 60cm 
Høyde: 35cm 

Maksavstand: 400m 
  
Vedtak: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget til å godkjenne flg. nye feltfigurer til bruk i grovfelt 
fra 1. januar 2004.  

S-25    vertikal - maksavstand 380m / horisontal - maksavstand 330m 
B45   maksavstand 425m 
¼ figur venstre maksavstand 400m 

Figurenes treffområde skal være som for tilsvarende svenske figurer. Figurene utformes for 
øvrig etter gjeldende norsk standard for innetreff og med 2cm hvit tangeringskant.  
 
 
 
 
 



Sak 18/2003: Tingsak. Budsjettsøknad for offentlige midler år 2005 
I ”ØKONOMISK REGLEMENT FOR STATEN ” fastsatt ved kongelig resolusjon av  
26. januar 1996, og gjennom ”FUNKSJONELLE KRAV TIL ØKONOMIFORVALTNING I 
STATEN” gitt av Finansdepartementet 24. oktober 1999 er det fastlagt nye kriterier for 
driftsstøtte over forsvarsbudsjettet kap.1719 post 71: 
” Den overordnede målsettingen for organisasjoner som mottar driftsstøtte, er å styrke 
forsvarsviljen- og eller evnen hos det norske folk og å være nyttig for totalforsvaret. 
Opplysningsorganisasjonene som mottar driftsstøtte må ha som mål å styrke 
folkeopplysningen gjennom informasjon og holdningsskapende arbeid. Det legges vekt på at 
informasjonen skal representere et mangfold. 
Øvrige organisasjoner skal bidra til økt interesse for rekruttering til Forsvaret, samt bidra til å 
opprettholde Forsvarets evne og vilje til å utføre sine oppgaver så vel som folkets 
forsvarsmotivasjon. 
Internasjonal fredsbevarende og fredsbyggende aktiviteter vektlegges. 
Forsvarsdepartementet vil prioritere å gi støtte til organisasjoner som når et størst mulig 
publikum. Fordi departementet gir driftsstøtte, og i liten grad stiller spesifikke krav til 
hvordan organisasjonens oppgaver løses og målsettinger nås, er det viktig at målgruppene 
oppfyller visse krav: 
• Organisasjonene må, i tillegg til å oppfylle øvrige kriterier for støtte, være landsdekkende. 
• Hovedsammenslutninger av organisasjoner bør prioriteres. 
• Organisasjonene må ikke vedkjenne seg politikk som strider mot norsk lov. 
• Organisasjonene må ikke ha en formålsparagraf som motarbeider den sikkerhets- og 

forsvarspolitikk som Stortinget har vedtatt. 
• Organisasjonene bør ikke ha som hovedoppgave å fremme sine medlemmers ve og vel. 
 
Det frivillige Skyttervesen har sine grunnregler gitt av Stortinget. Formålsparagrafen har stått 
uforandret i mer enn 100 år, men passer svært godt til de kriterier som departementet har gitt 
for driftsstøtte: 
 
”Det frivillige Skyttervesens mål er å fremme praktisk skyteferdighet innen det norske folk og 
derved dyktiggjøre det for landets forsvar.” 

 
Vårt overordnede mål: 
Da Stortinget opprettet Det frivillige Skyttervesen var det med klar hensikt å bygge opp under 
forsvarsviljen og å styrke forsvaret. 
DFS er en breddeorganisasjon ”innen det norske folk” med klar forsvarsmessig tilhørighet 
”dyktiggjøre det for landets forsvar”. 
Hele vår aktivitet legges opp til å nå så mange som mulig gjennom lokale rekrutteringstiltak, 
markedsføring gjennom stevneaktivitet og lokale tilbud, utdanning av tillitsmenn og 
instruktører. 
Det frivillige Skyttervesen er en praktisk utøvende organisasjon som trenger baneanlegg. Det 
er viktig å understreke at hvert lag har sin egen skytebane så langt dette er mulig. Bygging og 
vedlikehold av baner blir i stor grad gjort på dugnad med midler fra det offentlige og midler 
som lagene selv skaffer til veie. Organisasjonen arbeider målbevisst med 
miljøforbedringstiltak gjennom den såkalte ”Miljøpakka”.     
Ved å ta hånd om salg av våpen og ammunisjon sentralt vil organisasjonen hjelpe skytterne 
med å kvalitetssikre disse produktene. 
Gjennom styrking av det forpliktende samarbeidet med Forsvaret, og gjennom avtaler om 
bruk av baner/bygningsmasse, gjennom utdanningstiltak og felles arrangement –søke å legge 
forholdene best mulig til rette for vårt virksomhetsområde. 
 
I en tid med et forsvar i sterk omorganisering og mange nordmenns opplevelse av et redusert 
nærvær av avdelinger, må vi som en frivillig forsvarsorganisasjon kunne hevde at vårt nærvær 



overalt i landet er viktigere enn noen gang. Ivaretakelse av skytebaner og arbeidet med å ha 
aktive skytterlag overalt får med dette en øket betydning.  
 
I arbeidet med å ta vare på skytebanene, særlig de som ligger nær bebyggelse, opplever vi et 
sterkt press på økonomien i organisasjonen. Vi har en kraftig økning i kostnadene til juridisk 
og teknisk bistand for enten å beholde eksisterende baner eller å bygge nye, lengre vekk fra 
bebyggelse.  
 
Målgrupper: 
Helt fra starten av har Det frivillige Skyttervesen blitt pålagt  å gjennomføre 
instruksjonsskyting for alle som i prinsippet ønsker det, spesielt nevnes ungdom fra og med 
det år de fyller 14 år og til og med utskrivningsåret. I lokalmiljøet arrangeres skyteskoler. 
Dette anses som ett av de beste rekrutteringstiltak. Skolene er en målgruppe vi søker å nå 
gjennom organisert skoleskyting i ungdomsskoler og videregående skoler. 
Også voksne gis tilbud om opplæring gjennom trening og konkurranser i klasser spesielt 
tilpasset voksne nybegynnere. 
Hvert år arrangeres Skytingens Dag i en stor del av lokallagene for at lokalbefolkningen skal 
få anledning til å bli kjent med skyttermiljøet. 
Forsvaret - spesielt Heimevernet - skal så langt som råd er gis anledning til å benytte 
skytterlagenes baner og bygninger. Dette samarbeidet reguleres gjennom avtaler med hvert 
enkelt skytterlag.  
Skytterlagene vil, så langt kapasitet og ressurser rekker, gi jegere anledning til trening og å 
avlegge skyteprøven for storviltjegere slik det fremgår i vår avtale med Direktoratet for 
naturforvaltning. 
 
Enkeltprosjekter som skal videreføres: 
Skyttertinget har prioritert  tre områder det skal jobbes spesielt med: 

1. Skytebaner (anlegg)  2.   Rekruttering  3.   Ammunisjon. 
Et fjerde prosjekt som det vil bli arbeidet med i årene framover er videre overgang til bruk av 
elektronisk målmateriell samt utstyr for publikumsvisning for samme. 
 
1.Skytebaner/anlegg: Av de totale bevilgninger fra FD brukes hvert år mer enn en tredjedel 
(10,5 mill kr i 2002) il nybygg og vedlikehold. Av disse midlene er 5mill. kr. øremerket til 
støyforbedringstiltak på baner med høyt støynivå. Dette prosjektet skal gå over mange år etter 
en på forhånd godkjent plan. I en rapport fra SFT 1714/2000 av 18. februar 2000 blir det pekt 
på at dette arbeidet gir størst støydempende effekt av de tiltak som er kjent i dag, og det 
hevdes at økning i resursinnsatsen i prosjektet fram til 2010 bør vurderes. I tillegg vil DFS 
fortsette utprøvingen av støytuneller og eventuelt andre nyvinninger på dette felt. Når DFS nå 
søker om en økning av driftsstøtten har det hovedsaklig sin bakgrunn i et økende økonomisk 
støttebehov på grunn av stadig høyere krav til miljø- og sikkerhetsmessige løsninger, som 
igjen betyr høyere kostnader. Et økende press for flytting av baner vekk fra boligområder 
fører også til et øket behov for juridisk og teknisk bistand. Den generelle kostnadsøkning i 
bygg- og anleggsbransjen spiller også en viktig rolle. Det har utviklet seg et stadig større sprik 
mellom bevilgede midler og faktisk behov, noe som gir grunn til bekymring for dette spesielt 
viktige satsningsområdet. Med dagens vanskelige rammebetingelser for bygging av nye 
skytebaner er det av største betydning å vedlikeholde eksisterende anlegg. Økte tilskudd 
genererer økt egeninnsats fra skytterlagene, og bidrar dermed til betydelig verdiskapning. For 
skytterlag som av varierende årsaker ikke har egen skytebane må det vurderes støtte til 
innendørs anlegg for rekruttering og grunnleggende opplæring. Dette har vi så langt ikke hatt 
midler til.   
 
2. Rekruttering: DFSU har som vanlig utarbeidet et eget budsjettforslag for 2005 som legges 
ved. Der beskrives en god del tiltak som ønskes igangsatt for å styrke rekrutteringen. 



Dette gjelder bidragsordningene, aktivitetsstøtte, kurs og samlinger, merker, diplomer og 
informasjonsmateriell tilpasset forskjellige målgrupper. 
De øvrige breddetiltakene – som Dugleiksmerket, Den norske skyttermedalje, 
Forsvarsmerket, skoleskyting og skyteskoler – opprettholdes og styrkes gjennom 
informasjonstiltak, utvikling av støttemateriell og økonomiske tiltak. 
 
3. Ammunisjon 
Det blir ekstra viktig for DFS å følge opp ammunisjonsmarkedet etter at Nammo Raufoss AS 
har flyttet produksjonen av skytterlagsammunisjon til Finland (Lapua). Så langt har vi ikke 
fått indikasjoner på et dette i seg selv blir en fordyrende prosess, men utviklingen må følges 
nøye. Kontakten med produsenten, produktutviklingen og leveranse vil bli ivaretatt ved 
Nammo Raufoss som før. 
Selv om man skulle få en viss prisøkning er målet fortsatt å opprettholde et høyt aktivitetsnivå 
i de ulike konkurranseformer, spesielt gjelder det å følge opp med tiltak og forbedringer i de 
feltmessige disipliner. 
Saken vi hadde gående med Konkurransetilsynet er avklart. Den merknaden som gjaldt 
nedskrivning av rekruttammunisjon er ivaretatt. All rekruttammunisjon blir nå nedskrevet.  
   
Elektronisk anvisning  
Overgangen til elektronisk målmateriell / anvisning har skutt fart de siste årene. Et samarbeid 
mellom Forsvaret og DFS førte i 2001 til at baneskytingene på Landsskytterstevnet i Bodø 
foregikk på elektroniske skiver. Publikumsløsningene ble meget godt mottatt og en kan derfor 
konkludere med at den nye teknikken ikke på noen måte har svekket Landsskytterstevnets 
popularitet.   
Generelt vil organisasjonen bruke en del resurser på å følge opp utviklingen på dette felt. Hva 
overgangen til elektronisk anvisning vil koste oss i årlige utgifter er vanskelig å tallfeste, men 
vi har allerede sett at organisasjonen vil få en del nye utgiftsposter i denne sammenheng . 
 
En oppgradering av DFS`utdanningsmodell ble vedtatt på Skyttertinget 1999 og denne blir 
praktisert allerede. Parallelt med dette må det fortsatt gjøres en betydelig jobb med utvikling 
og oppdatering av utdannings- og støttemateriell for tillitsvalgte.  ”Håndbok for skytterlag”, 
som Skytterstyret ønsket å sende ut til alle skytterlag, ble ferdigstilt og sendt alle skytterlag i 
2002 . Etter søknad ble vi i 2000 tildelt prosjektstøtte fra FD på kr 100.000  til ” Håndbok for 
skytterlag”. I januar 2002 søkte vi FD om ytterligere prosjektstøtte for sluttføring av nevnte 
prosjekt. Vi ble tildelt ytterligere kr 100.000 for sluttføring og utsending til alle tiltenkte 
mottakere.  Prosjektet er derved avsluttet. Håndboken har fått meget god omtale av brukerne. 
Rådgivende utvalg, som har avgitt sin innstilling om feltskytingens framtid, peker på at det er 
behov for oppdatering/fornying av materiellet i feltskyting. Dette vil etter alt å dømme bli 
neste materiellprosjekt og vil kreve midler tilført utdanning.   
  
 
I budsjettforslaget for 2005 er det gjort enkelte justeringer i forhold til forslaget for 2004. Det 
er heller ikke denne gangen realistisk å tro at vi får bevilgninger til å dekke våre ønsker om 
økt satsing på flere områder samtidig, men vi må fortsatt jobbe for å beholde og helst øke 
dem. Stortinget har fastlagt bevilgningen i perioden 2003-2005 til 28 millioner kroner årlig, 
og det er derfor ikke realistisk å forvente at bevilgningene vil overstige lønns- og 
priskompensasjon i vesentlig grad.  
Tinget må som vanlig gi Skytterstyret fullmakt til å foreta de nødvendige prioriteringer ut fra 
de midler som departementet stiller til rådighet. 
 
 
 
 
 



Vedtak: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2003 til å fatte følgende vedtak: 
Det søkes Forsvarsdepartementet om en bevilgning på kr. 32.530.000,- for år 2005. 
Skytterstyret gis fullmakt til å foreta justeringer på poster når bevilgningen for 2005 fra 
Stortinget er fastsatt. 
 
FORSLAGET TIL BUDSJETT FOR 2005 SER SLIK UT SAMMENLIGNET MED  
SØKNAD FOR 2004 OG BEVILGNING FORDELT PÅ POSTER 
2003   
     
     
POST PROSJEKT SØKER FOR SØKT FOR BEVILGET 2003 
    2005 2004 FORDELT PÅ 
        POSTER 

11 Administrasjon             8 000 000             8 000 000                7 922 000  
12 Landssk.st./Nordisk/NC/NM felt/skifelt             1 400 000             1 400 000                1 365 000  
13 Medaljer,diplomer, merker                580 000               550 000                   558 000  
14 Bidrag lag,samlag,kretser             3 500 000             3 500 000                3 012 000  

15 A Bidrag baner             7 000 000             6 000 000                4 673 000  
15 B Spesielle støytiltak             5 000 000             5 000 000                5 000 000  
16 A Utdanning             1 100 000              1 000 000                   913 000  
16 B Utdanning/ samarbeid HV/matr                300 000               300 000    
17 Rekruttering             1 600 000             1 500 000                1 515 000  

18 A Feltskyting                800 000                800 000                   350 000  
18 B Skifeltskyting                400 000               400 000                   275 000  
19 Ammunisjonsbidrag             1 800 000             2 000 000                1 773 000  

20 A Markedsføring/ informasjon                650000               650 000                   550 000  
 20 B Driftstilskudd Norsk Skyttertidende                400 000                     586 000 
  SUM            32 530 000           31 100 000              28 492 000  
 
 
Sak 19/2003: Tingsak. Budsjett for private midler 2004 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2003 til å vedta følgende budsjett for private midler 
2004: 
 
 

BUDSJETTFORSLAG PRIVATE MIDLER 2004 
 NoteBudsjett 2004Budsjett 2003Regnskap 2002
Driftsinntekter     
Salgsvirksomheten 1 20 450 000 20 200 000 22 996 116
Norsk Skyttertidende 2 2 947 000 3 004 000 2 317 204
Salg administrasjonsprogram 3 225 000 205 000 262 961
Landslotteriet 4 2 480 000  2 416 556
Andre inntekter  35 000 35 000 35 000
Sum driftsinntekter  26 137 000 23 444 000 28 027 837
     
Driftskostnader     
Salgsvirksomheten 1 19 955 000 19 827 000 21 819 386
Norsk Skyttertidende 2 2 499 000 2 544 000 2 003 459
Administrasjonsprogrammet 3 225 000 205 000 261 877
Landslotteriet 4 1 670 000  1 639 773
Øvrig virksomhet 5 220 000 338 000 214 750
Organisasjonsutgifter 6 430 000 490 000 244 214
Sum driftskostnader  24 999 000 23 404 000 26 183 459



     
Driftsresultat  1 138 000 40 000 1 844 378
     
Finansposter     
Finansinntekter  620 000 600 000 625 620
Finanskostnader  10 000 10 000 1 379
Netto finansposter  610 000 590 000 624 241
     
Resultat   1 748 000 630 000 2 468 619
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Note 1 - Salgsvirksomheten         
 SUM VÅPEN AMMUNISJON ANNET SALG 

 Forslag 2004 Budsj 2003 Regnsk 2002Forslag 2004 Budsj 2003 Forslag 2004 Budsj 2003 Forslag 2004 Budsj 2003 
Salgsinntekter          
Ordinære salgsinntekter 20 450 000 19 000 000 21 716 815 6 000 000 6 000 000 13 900 000 12 500 000 550 000 500 000 
Pristilskudd 0 1 200 000 1 279 301    1 200 000   
Sum salgsinntekter 20 450 000 20 200 000 22 996 116 6 000 000 6 000 000 13 900 000 13 700 000 550 000 500 000 
          
Varekostnader 17 780 000 17 675 000 19 675 547 5 100 000 5 100 000 12 300 000 12 200 000 380 000 375 000 
          
Bruttofortjeneste 2 670 000 2 525 000 3 320 569 900 000 900 000 1 600 000 1 500 000 170 000 125 000 
Bruttofortjeneste i prosent 13,06 12,50 14,44 15,00 15,00 11,51 10,95 30,91 25,00 
          
Lønnskostnader 860 000 872 000 783 423       
          
Avskrivninger driftsmidler 0 0 22 385       
          
Annen kostnad          
Fraktkostnader 575 000 600 000 553 075    
Husleiekostnader 220 000 265 000 251 702       
Leie og leasing 20 000 10 000 37 610       
Revisjon 55 000 40 000 54 255       
Servicestasjonene  25 000        
Andre konsulenttjenester 20 000 10 000 59 675     
Kontorrekvisita, trykksaker 55 000 50 000 65 145       
Telefon og porto 45 000 25 000 45 686       
Reise- og oppholdsutgifter 100 000 75 000 70 787       
Markedsføring 200 000 160 000 173 667       
Forsikringer 25 000 20 000 26 429       
Andre kostnader          
Sum annen kostnad 1 315 000 1 280 000 1 338 031       
          
Driftsresultat 495 000 373 000 1 176 730       



    
Note 2 - Norsk Skyttertidende    

Forslag 2004Budsj 2003Regnsk 2002
Driftsinntekter 
Annonseinntekter 530 000 530 000 650 387
Abonnementsinntekter 1 850 000 1 870 000 1 666 817
Driftstilskudd 567 000 604 000  
Sum driftsinntekter 2 947 000 3 004 000 2 317 204
    
Produksjon-/distribusjonskostnader    
Trykningsutgifter 740 000 800 000 870 115
Porto- og distribusjon 420 000 400 000 450 405
Andre produksjonskostnader 60 000 60 000 54 581
Sum produksjons-/distribusjonskost 1 220 000 1 260 000 1 375 101
    
Lønnskostnader 803 000 803 000 270 419
    
Annen kostnad    
Husleiekostnader 81 000 101 000  
Kjøp inventar og utstyr 30 000 40 000 26 000
Revisjonshonorar 30 000 20 000 26 400
Andre honorarer 10 000 10 000 12 164
Kontorrekvisita 20 000 15 000 35 028
Telefon og porto 30 000 30 000  
Reise- og oppholdsutgifter 250 000 220 000 248 865
Markedsføring 20 000 40 000 9 482
Forsikring 5 000 5 000  
Sum annen kostnad 476 000 481 000 357 939
    
Driftsresultat 448 000 460 000 313 745
 
 
 
 
Note 3 - Administrasjonsprogram lag og samlag 

Forslag 2004 Budsj  2003 Regnsk 2002
Driftsinntekter 
Salgsinntekter 225 000 205 000 262 961
Sum driftsinntekter 225 000 205 000 262 961
    
Lønnskostnader  40 000 27 631
    
Annen kostnad    
Kjøp inventar og utstyr 20 000 35 000 
Konsulenthonorarer EDB 150 000 90 000 191 154
Kontorrekvisita 20 000 20 000 20 540
Telefon og porto 5 000 5 000 5 567
Reise- og oppholdsutgifter 15 000 15 000 8 550



Markedsføring 15 000  8 435
Sum annen kostnad 225 000 165 000 234 246
    
Driftsresultat 0 0 1 084
 
 
Note 4 - Landslotteriet 2004    

Forslag 2004 Budsj 2002 Regnsk 2002
Driftsinntekter 
Inntekter loddsalg 2 480 000 2 400 000 2 416 556
Sum driftsinntekter 2 480 000 2 400 000 2 416 556
    
Lønnskostnader 340 000 315 000 329 282
    
Annen kostnad    
Skrapelodd 250 000 229 400 244 900
Lotterigevinster 800 000 700 000 819 877
Kontorrekvisita 25 000 25 000 21 120
Telefon og porto 70 000 80 000 57 881
Reise- og oppholdsutgifter 15 000 5 000 13 787
Salgsfremmende tiltak 150 000 150 000 133 910
Garantiomkostninger 20 000 18 000 19 016
Sum annen kostnad 1 330 000 1 207 400 1 310 491
    
Driftsresultat 810 000 877 600 776 783
 
 
 
Note 5 - Øvrig virksomhet    

Forslag 2004 Budsj 2003 Regnsk 2002
    
Lønns- og personalkostnader 40 000 40 000 38 140
    
Avskrivninger driftsmidler 0 58 000 57 696
    
Annen kostnad    
Inventar og utstyr   17 049
Reise- og oppholdsutg 40 000 80 000 17 826
Representasjon 100 000 100 000 96 196
Kontingenter og gaver 30 000 50 000 27 738
Forsikring 10 000 10 000 -3 663
Innkommet på tidligere avskrevet   -36 232
Sum annen kostnad 180 000 240 000 118 914
    
Sum kostnader øvrig virksomhet 220 000 338 000 214 750
 
 



 
 
Note 6 - Organisasjonsutgifter 
 Landssk.st. Nordisk M. SFU DFSU Sum
Reise/opphold 50 000   170 000 220 000
Representasjon 150 000 10 000 10 000 20 000 190 000
Gaver, hedersbev 10 000   10 000 20 000
Sum 210 000 10 000 10 000 200 000 430 000
      
Budsjett 2003 250 000 30 000 10 000 200 000 490 000
      
Regnskap 2002 181 936 2 851 15 260 44 167 244 214
 
 
Sak 20/2003: Strategiplan for ekstern informasjon 
Norges Skytterstyre drøftet videre strategiplan for ekstern informasjon. Saken legges fram for 
avsluttende behandling foran Skyttertinget 2003 i neste styremøte. 
  
Sak 21/2003: Revidert instruks for DFSU 
Et utvalg bestående av Jon G. Hofstad, Olav Aasen og Terje Vestvik har gjennomgått 
instruksen til DFSU. Utvalgets forslag er lagt fram for både Norges Skytterstyre og DFSU. I 
samråd med utvalget er det gjort endringer med hensyn til tydeliggjøring av ansvar, oppgaver, 
rapporteringsrutiner og tidsfrister for DFSU.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar følgende reviderte instruks for ungdomsvirksomheten i DFS, som 
er beskrevet i Skytterbokas kapitel 17. 
 
17.100 Instrukser           
 17.110 Den sentrale ledelse        
 17.120 Landsdelskretsens ungdomsutvalg   
 17.130 Skyttersamlagenes  
     ungdomsutvalg       
 17.140 Skytterlagenes ungdomsutvalg   
 
17.100 Instrukser 
(Vedtatt av Skyttertinget 1973, revidert i 1978 og av Norges Skytterstyre i 2003) 
 
17.110 Den sentrale ledelse 
1. Det frivillige Skyttervesen/Ungdomsutvalget anvender som forkortelse DFSU. 
 
2.  Ungdomsutvalget består av 7 medlemmer, hvorav 5 medlemmer med personlige 

varamenn velges av Skyttertinget. Det skal være ett medlem fra hver landsdel. 2 
medlemmer oppnevnes av Forsvaret, hvorav den ene skal oppnevnes av 
Heimevernsstaben. DFS’ ungdomskonsulent er utvalgets sekretær. 

 
3.  Utvalget er underlagt Norges Skytterstyre. Generalsekretæren/Ass. generalsekretær og 

utdanningssjefen skal varsles om og kan delta i utvalgets møter. Utvalgets formann er 
medlem av Norges Skytterstyre. 

 



4.  Funksjonstiden for de tingvalgte medlemmer er 2 år, og det går ut henholdsvis tre og 
to. Utvalgets formann og nestformann velges av Skyttertinget for 1 år om gangen blant 
de fem tingvalgte medlemmer.  

 
5.  Utvalget leder ungdomsvirksomheten innen DFS etter planer godkjent av 

Skytterstyret. Utvalget skal planlegge arbeidet som omfatter: 
a. ungdoms-og rekrutteringsaktiviteter for aldersgruppen fra 10    

          til 18 år. 
  c. andre tiltak til fremme for skyttersaken 
 
Landsdelens representant der Landsskytterstevnet eller nordisk ungdomslandskamp avholdes, 
kan pålegges arbeid med å følge opp planlegging og gjennomføring av disse mesterskapene. 
 
6. Utvalget skal bidra til at det blir utarbeidet program for ungdomsskyttere i DFS. 
 
7. Landsdelenes representanter skal holde nær kontakt med landsdelskretsutvalgene og 

samlagsutvalgene i sin landsdel. De skal også delta på regionale seminarer og andre 
større møter i landsdelen, samt i størst mulig grad delta og holde orientering på 
eksempelvis ombudsmøter. De skal også holde seg orientert om Norges Skytterstyres 
og Skyttertingets beslutninger. Forsvarets representant skal videreformidle de 
beslutninger som tas i DFSU til den/de som representanten rapporterer til i Forsvaret.   

 
8.  Utvalget skal samarbeide med Heimevernet i aktuelle saker. HV-representanten skal 

orientere om saker videre i HV, og gjennom det arbeide for å styrke samarbeidet 
mellom DFS og HV. 

 
9. Utvalget skal arbeide for et godt forhold til tillitsvalgte for ungdomsvirksomheten i 

Sverige og Danmark. Formannen inviteres til å delta i det årlige formannsmøte mellom 
lederne i Danmark, Sverige og Norge.    

 
10. Innen 1. mars hvert år skal utvalget utarbeide årsmelding for ungdomsvirksomheten 

som forelegges Skytterstyret. 
 
11.  Innen 1. april hvert år skal utvalget sende forslag til Skytterstyret om bevilgning til 

ungdomsarbeidet. Forslaget skal gjelde for 2 år fram i tiden. 
 
12.  Innen 15. oktober hvert år skal utvalget utarbeide et detaljert budsjett og møteplan for 

neste års virksomhet. Budsjettet og planen forelegges Skytterstyret til godkjenning. 
 
13. Fortløpende saker av betydning som ikke er med i de forelagte planer som 

Skytterstyret har vedtatt, skal legges fram for Skytterstyret snarest mulig.  
 
17.120 Landsdelskretsens ungdomsutvalg 
1.  Formennene i skyttersamlagenes ungdomsutvalg innen de respektive landsdelskretser 

utgjør kretsutvalget. Formannen i landsdelskretsenes styre er ansvarlig for 
kretsutvalgets konstituering. Formannen har ansvar for å skaffe og videreformidle 
medaljer til landsdelskretsmesterskapene. Utvalget har ansvar for å påse at 
gjennomføring av landsdelkretsstevnene for ungdomsklassene blir gjennomført etter 
gjeldende regelverk. Melding om valg sendes Skytterkontoret årlig innen 10. januar. 



2.  Kretsutvalgene har til oppgave å koordinere fellestiltak mellom samlagene innen de 
respektive landsdelskretser. I tillegg til de årlige landsdelskretsstevner gjelder dette 
ungdoms- rekrutteringssamlinger og treningsleirer, samt annen form for instruksjon og 
lederopplæring,  herunder informasjon m.v. 

 
17.130 Skyttersamlagenes ungdomsutvalg 
1.  I medhold av Skyttertingets vedtak i 1963 skal det i hvert samlag velges et 

ungdomsutvalg på minst 3 medlemmer. 
2.  Formann og øvrige utvalgsmedlemmer velges på samlagets ombudsmøte. 
3.  Utvalgets funksjonstid er 2 år. Det går ut henholdsvis 2-1 hvert år. 
4.  Utvalget er underlagt samlagsstyret og skal arbeide etter de retningslinjer og regler 

som til enhver tid gjelder for ungdomsvirksomheten innen DFS. Utvalget skal være 
samlagets bindeledd til DFSU og skytterlagene. Utvalgets formann er medlem av 
samlagets styre. 

5.  Utvalget skal utarbeide planer og opplegg for ungdoms- og rekrutteringsvirksomheten 
innen samlaget og medvirke til at disse blir satt i verk samt sørge for koordinering i 
den utstrekning det er formålstjenlig. 

6.  Utvalget skal spre opplysning om ungdoms- og rekrutteringsarbeidet, sørge for økt 
instruksjonsvirksomhet i skytterlagene samt gi lagene veiledning og hjelp i forbindelse 
med deres arbeid. 

7.  Utvalget skal arbeide for at det innenfor samlagets økonomiske ramme blir satt av 
midler til virksomheten. 

8.  Utvalget skal arbeide for at det blir arrangert samlagsstevner og eventuelt andre åpne 
stevner for rekrutteringsskyttere. 

9.    Utvalget skal samarbeide med det aktuelle HV-distrikt i saker av felles interesse. 
10.  Utvalget skal sende nødvendige rapporter, melding om valg m.v. til    Skytterkontoret. 
 
17.140 Skytterlagenes ungdomsutvalg 
1.  Innen skytterlagene skal det drives et organisert ungdoms- og rekrutteringsarbeid. 

Ledelsen av dette etableres alt etter lagenes størrelse, lokale og geografiske forhold 
etc. 

2.  Skytterlagenes årsmøter etablerer denne ledelse etter følgende to alternativer: 
a. En ungdomsleder, med to års funksjonstid og en instruktør som begge velges av 
årsmøtet. Ungdomslederen skal være medlem av lagets styre. 
b. årsmøtet velger et ungdomsutvalg på minst 3 medlemmer. Funksjonstiden er 2 år. 
Det går ut henholdsvis 2-1 hvert år. Utvalget er underlagt lagsstyret, men utvalgets 
formann skal være medlem av lagets styre. 

 
Ledelsen for ungdoms- og rekrutteringsarbeidet i laget 
3. -skal være lagsstyrets bindeledd til samlagets ungdomsutvalg og skal arbeide etter de 

retningslinjer som til enhver tid gjelder for ungdoms- og rekrutteringsvirksomheten 
innen DFS. 

4.  - skal utarbeide opplegg for ungdoms- og rekrutteringsvirksomheten innen laget, sørge 
for at det drives instruksjon, og søke samarbeid med ungdoms-og rekrutteringsutvalget 
i nærliggende lag. 

5.  - må påse at skytterlagets styre avholder lagsmesterskap for ungdoms- og 
rekrutteringsskytterne. Det bør arrangeres lagkonkurranser med nærliggende lag og 
avholde åpne stevner for rekrutteringsskytterne i den utstrekning det er mulig. Egne 
konkurranser for skoleungdom (skoleskyting) og egne rekrutteringsskoler 



(skyteskoler) bør arrangeres der forholdene ligger til rette for det. Er det flere skoler 
innen lagets distrikt, bør det arrangeres konkurranser mellom skolene. 

6.  - skal samarbeide med det aktuelle HV-område i saker av felles interesse.  
7.  - skal sende aktuelle rapporter til samlagets ungdomsutvalg innen den frist og på den 

måte det blir gitt direktiv om. 
 
Sak 22/2003:Tingsak. Forslag om endring i grunnreglene. Valg til Norges Skytterstyre 
Romsdal skyttersamlag fremmer forslag om at grunnreglenes § 1-8, § 5-1 og § 4-3b fra 
strekpunkt 5 endres. 
 
§1-8: 
Norges Skytterstyre består av 9 medlemmer, hvorav 6 velges av Skyttertinget, 1 er formann i 
Det frivillige Skyttervesens ungdomsutvalg, 1 oppnevnes av Kongen og 1 oppnevnes av 
Forsvarsdepartementet. 
 
§5-1: 
Norges Skytterstyre består av 9 medlemmer, hvorav 8 har personlig varamedlem. 
Skyttertinget velger formann uavhengig av landsdelene. Så velges 1 medlem med personlig 
varamedlem fra hver av de 5 landsdelene; Nord-Norge, Midt-Norge, Vestlandet, Sørlandet og 
Østlandet. Formannen i Det frivillige Skyttervesens ungdomsutvalg er medlem av styret. 1 
medlem med varamedlem oppnevnes av Kongen, og 1 medlem med varamedlem oppnevnes 
av Forsbarsdepartementet. 
 
§4-3b, fra strekpunkt 5: 

- Velge formann i Norges Skytterstyre for 1 år 
- Velge 5 medlemmer til Norges Skytterstyre med personlige varamedlemmer. 

Funksjonstiden er 3 år 
- Velge nestformann for 1 år blant de 5 tingvalgte styremedlemmer fra Landsdelene. 

 
Norges Skytterstyres drøfting: 
Tilsvarende forslag ble framsatt av Organisasjonsutvalget  i 1992 og behandlet som del av 
Tingsak 2/1993 etter at hele innstillingen hadde vært på høring i samlagene. Til Tinget i 2001 
fremmet Grenland Skyttersamlag likelydende forslag. Avstemningsresultatet på tinget 1993 
ble 49 for dagens ordning( Skytterstyrets innstilling) 8 for forslaget. I 2001 ble Grenlands 
forslag avvist av Skyttertinget mot en stemme. 
 
Foreliggende forslag har tatt hensyn til noen formelle merknader som ble gjort tidligere, men 
ellers ikke tilført saken noen nye momenter for hvorfor man ønsker en ny ordning.    
Forslagstilleren gir en kortfattet begrunnelse og vektlegger at det er viktig å ha full frihet til å 
velge den personen som anses best kvalifisert uavhengig av hvor i organisasjonen 
vedkommende måtte befinne seg. 
 
Norges Skytterstyre konstaterer at det ikke er framkommet nye momenter i saken. 
Den foreslåtte ordning kan meget vel gi en merkbar skjev representasjon landsdelene 
imellom, når man tar hensyn til at formannen i DFSU sitter i styret. 
Det er videre Norges Skytterstyres vurdering at det er valgkomiteen, i samarbeid med 
landsdelene, som med langsiktig arbeid må sørge for at de tillitsvalgte i landsdelene finner 
fram til representanter som også egner seg som formann i Norges Skytterstyre. Det er viktig at 
de tillitsvalgte og medlemmer for øvrig i landsdelene er oppmerksom på dette på det tidspunkt 
landsdelen skal velge sin representant til Norges Skytterstyre. 



 
Norges Skytterstyre er også av den oppfatning at det er nyttig for formannen å ha  en viss 
fartstid i styret før valg som formann.  
  
Vedtak: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2003 til å fatte følgende vedtak: 
 
Dagens valgordning til Norges Skytterstyre beholdes. 
 
Sak 23/2003 Premiering av veteranklassene på LS 
Strandebarm skytterlag fremmer gjennom Hardanger og Voss skyttersamlag forslag om 
innføring av pokal til alle klassevinnere i veteranklassene på Landsskytterstevnet. Forslaget er 
enstemmig støttet av samlaget.  
 
Forslaget inneholder konkret forslag om bruk av DFS` sølvbeger til formålet, såfremt man 
ikke klarer å framskaffe givere til premiene.  
 

Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar med virkning fra 2003 at det skal være en bestemannspremie i alle 
veteranklasser ved Landsskytterstevnet. I de veteranklasser hvor det ikke er givere til de årlige 
trofeer, anskaffer og bekoster DFS pokaler av typen 7880/16, forsølvet standardpokal. 
Premiene benevnes DFS veteranpokal, påmonteres DFS emaljerte emblem og graveres iht. 
standard. Eventuelt nye givere oppfordres til å benytte denne standard for sine premier.  
 
Sak 24/2003: Tilskuddsordningen for kurs i samlagene - utbetalingsrutiner 
Grenland skyttersamlag har ved sin formann påtalt til administrasjonen at de ikke finner det 
rimelig å måtte vente med å få utbetalt bidrag for sine kurs, til påfølgende år. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar at utbetaling av kursbidrag til skyttersamlagene skal gjøres 
fortløpende etter at rapporten for avholdt kurs foreligger.  
 
Sak 25/2003: Søknad om støtte til etablering av skyttermuseum 
Trondenes skytterlag (Senja skyttersamlag) i Harstad ønsker å etablere Norges første 
Skyttermuseum. Museet er planlagt etablert på Heggenkollen skytebane, hvor laget har hatt 
sin virksomhet fra 1904. De har søkt om økonomisk støtte på 100.000 kroner. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre innvilger en støtte til Skyttermuseet på Heggenkollen pålydende  
kr 50 000,-. Det forutsettes at resten av finansieringen er i orden før beløpet utbetales. 
 
Sak 26/2003: Klage på administrativt vedtak - dispensasjon 
Dispensasjonssøker Per Flatvad søkte første gang om dispensasjon i brev av 21.02.2002. Han 
ble denne gangen gitt dispensasjon med begrenset varighet grunnet i at rutinene for 
dispensasjoner skulle vurderes nærmere. 
I søknad av 07.11.2002 søker Flatvad om ny dispensasjon, og innvilges dette, med en viss 
begrensning i sin deltakelse. Han gis her ikke tilgang til å delta på landsdelskretsstevnet og 
Landsskytterstevnet. 
Flatvad anker nå dette vedtaket, og har sitt samlags anbefaling om at han bør få delta fritt i 
organisasjonens stevner. 



 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar å opprettholde administrasjonens vedtak om at Per Flatvad gis 
dispensasjon for bruk av sin spesialstol på organisasjonens stevner, unntatt 
landsdelskretsstevnet og Landsskytterstevnet. 
 
Sak 27/2003: Søknad om tildeling av ekstra midler til aktivitetskonkurranse i skogsløp 
med feltskyting 
DFS/Skifeltutvalg har igangsatt en aktivitetskonkurranse for å stimulere skytterlagene til å 
arrangere skogsløp med feltskyting. Konkurransen er knyttet til størst deltakelse i 
lagmesterskap i skogsløp med feltskyting. Det er i budsjettet for 2003 avsatt kr. 40 000,- til å 
støtte opp med motivasjonspremier i prosjektet. DFS/SFU har i denne forbindelse besluttet å 
støtte lagene med en ren økonomisk kompensasjon, og benytte de budsjetterte midler slik: 
 Kr. 5000,- til det laget som har flest deltakere 
 Kr. 2500,- til lag nr. 2 og 3 med flest deltakere 
 Kr. 1000,- til de 28 neste lagene med flest deltakere 
 Kr. 2000,-  til det laget som kommer med det beste forslaget til forbedring 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre bevilger kr. 50 000,- til motivasjonsbidrag for prosjekt ”lagmesterskap i 
skogsløp med feltskyting”. Beløpet hentes fra overskudd i landslotteriet 2002. Et evt. 
overskudd i offentlige midler for 2003 kan disponeres til formålet hvis det ikke benyttes til å 
dekke inn andre kostnader. Bidrag pr. lag begrenses oppad til kr. 1000,-. Ikke benyttede 
midler tilbakeføres.  
 
Sak 28/2003: Regelverket i skifeltskyting 
Norges Skytterstyre vedtok i sak 79/2002 å endre regelverket for skogsløp med feltskyting 
slik at det fra 2003 er anledning til: 

- Oppbevaring av våpen på standplass 
- Puljevis fellesstart 
- Oppgitte avstander i normaldistansen 
- Pappfigurer i stedet for selvanvisere i sprinten 

 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar at regelverket for skifeltskyting endres slik at det gir de samme 
muligheter for arrangementsmessige forenklinger som i skogsløp med feltskyting. Dvs. at det 
med umiddelbar virkning gis anledning til: 

1. Oppbevaring av våpen på standplass. 
2. Puljevis fellesstart. 
3. Oppgitte avstander i normaldistansen. 
4. Pappfigurer i stedet for selvanvisere i sprinten. 

 
Sak 29/2003: Tingsak. Tidspunkt for arrangement av landsdelskretsstevnet i feltskyting 
Akershus skyttersamlag foreslår at landsdelskretsstevnet i feltskyting får status som 
hovedbegivenhet innenfor DFS, og dermed som følge at tidspunket for avvikling av stevnet 
blir fastsatt av DFS fra år til år.  
 
Akershus foreslår konkret at landsdelskretsstevnet skal legges til helgen 14 dager før 
palmesøndag. Samlagene stilles fritt til å velge tidspunkt for samlagstevnet i felt, men det 
forutsettes at samlagene i den enkelte krets samarbeider. Ved maksimal tidlig påske gis det 
anledning til å flytte landsdelskretsstevnet.  



 
Forslaget begrunnes hovedsakelig med at spesielt samlagstevner som arrangeres 1. helgen i 
mars lett kolliderer med vinterferier i skolen. Dette fører bl. a. til lavere deltakelse og klager 
fra skyttere og foresatte. Videre arrangeres det tradisjonelt mange feltstevner i påsken, slik at 
landsdelkretsstevnet etter påske vil være en fin avslutning på sesongen ved maksimalt tidlig 
påske. 
 
Norges Skytterstyres drøfting: 
Tidspunkt for samlags- og landsdelskretsstevner ble sist drøftet av Skyttertinget 2001.   
 
Dagens ordning ble vedtatt av Skyttertinget 1988 og lyder slik: 
Samlagsstevner og landsdelskretsstevner i feltskyting legges til de to første helgene i mars, 
eventuelt de to første helgene i april. Dersom palmesøndag eller 1. påskedag faller på de to 
første helgene i april, velges tredje helg i april.  
Det å unngå at de pålagte feltstevnene kolliderer med påskehelgen og skolevinterferier er et 
vesentlig argument. Tidspunkt for påske varierer fra år til år, og det samme gjør til en viss 
grad vinterferiene for skolene ved at de er spredt litt utover i tid og i tillegg varierer 
tidspunktet noe avhengig av når påsken er på året. Med dette som utgangspunkt synes det 
vanskelig å finne fram til noen faste helger som ikke blir berørt fra år til annet. 
 
En gjennomgang av terminlister for de siste årene viser at det er kretser som ikke forholder 
seg til vedtaket fra Skyttertinget 1988. Om dette er bevisst eller ubevisst er vanskelig å si, 
men det gir uansett en indikasjon om at det regionvis er andre tidspunkter i løpet av vinteren 
som oppfattes som mer egnet enn de fastsatte. I tillegg til de tidsvariable feriene vil også de 
stedvise tradisjoner og ikke minst klimatiske forhold virke inn på når det er naturlig med 
feltsesong.  
 
Å knytte landsdelkretsstevnet opp til et fast tidspunkt i forhold til påsken synes ikke som noe 
egnet alternativ. Forslaget som går på 14 dager før palmesøndag vil for det sentrale Østlandet 
ved sen påske være for sent til å kunne benytte snø til standplasser og bakgrunner. På samme 
måte vil en påske i slutten av mars medføre at stevnet vil gå helt i starten av det som i dag er 
feltsesongen for Midt-Norge.  
 
De lokale tradisjoner og interesser kan best ivaretas gjennom at regionene i størst mulig grad 
bestemmer tidspunkt for de faste stevnene selv. Landsdelene med landsdelkretsformennene 
vil i denne sammenheng måtte ha en meget sentral rolle i oppsett og koordinering av 
terminlister. Som minimum må terminlistene for den enkelte landsdelskrets være koordinert 
hva angår samlagsstevner, men man bør fortrinnsvis forsøke å fastsette de samme datoene for 
hele landsdelen.   
 
Hvis landsdelskretsstevnene skal gå til forskjellige tidspunkt fra år til år vil dette gjøre det 
vanskeligere å sette opp terminlister og samtidig klare å ta hensyn  til lag som over tid har 
bygget opp tradisjoner rundt spesielle stevnetidspunkt. Trolig vil det også for skytterne være 
lettest å forholde seg til de faste stevnene når de kommer til faste datoer hvert år. Ved en 
fristilling vil det være landsdelskretsenes ansvar å sørge for å etablere en fast, tilpasset og 
gjenkjennbar ordning. En lik ordning for hele landet vil lett kunne skape regionvise  
begrensninger, framfor å være med på å skape betingelser for å utnytte de mulighetene som 
finnes.   
 



Vedtak: 
Norges Skytterstyre innstiller for Skyttertinget 2003 at landsdelskretsene stilles fritt til å velge 
tidspunkter for samlagsstevner og landsdelskretsstevner i feltskyting. Landsdelskretsene skal 
så langt som mulig samordne stevnene innen egen landsdel.    
 
Meldingssaker: 

1. Rapport for Landslotteriet 2002 
2. Brev fra BØS ang. Bestemorenga LS-arena 
3. Rapport ”Miljøpakka 2002” 
4. Invitasjon til Landsmøte i Norges Forsvarsforening 
5. Elektroniske skiver 100 meter 
 

Administrativt vedtak: 
Sammenslåing av skytterlag: 

1. Skaugdalen skytterlag og Rissa skytterlag i Fosen skyttersamlag slås sammen til ett 
skytterlag, Rissa skytterlag. 

2. Uvdal skytterlag og Nore skytterlag slås sammen til ett skytterlag, Nore og Uvdal 
skytterlag. 

 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 



År 2003 den 3. august og 6. august holdt Norges Skytterstyre møter på Skytterhuset, 
Oppdal skytebane. Søndag 3. august med sakene fra 55 til 58, 6. august med sak 59 
 
Tilstede: Lars Stenerud, Jon G. Hofstad, Olav K. Vaaje, Henning Westerås, Johan Brun, 
Martin Stav 
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
 
Sak 55/2003: Protest fra Ståle Bjørnvåg med skytternummer 5150  
Ståle Bjørnvåg har protestert på at han i oppropet på 200 meter ble flyttet fra skive 49 til 46. 
Dette har i følge ham selv uroa konsentrasjonen. 
 
Saken er avvist av Skyteteknisk komite, men anket til Norges Skytterstyre. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre avviser protesten. 
 
Sak 56/2003: Protest fra Liv Gerd Liestøl med skytternummer 7110  
Svein Liestøl har på vegne av Liv Gerd Liestøl protestert på at standplassleder har brukt feil 
prosedyre og gitt uklar beskjed etter at hennes stillskrue falt av sikte.  
 
Saken er avvist av Skyteteknisk komite, men anket til Norges Skytterstyre. 
 
Vedtak:    
Norges Skytterstyre gir Liv Gerd Liestøl medhold og tilbys å skyte feltrunden om igjen så 
snart det er praktisk mulig. Liestøl skal beholde sin poengsum på minneskytingen som hun 
oppnådde ved første gangs skyting, men skyte hele feltrunden om igjen.. 
 
Sak 58/2003: Protest fra Marit Norum med skytternummer 2020   
Vest-Agder skyttersamlag har på vegne av Marit Norum protestert på at hun ble forstyrret på 
hold 2 i feltrunden.  
 
Skyteteknisk komite har oversendt saken til Norges Skytterstyre. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre gir Marit Norum medhold og tilbys å skyte hold 2 på feltrunden om igjen  
så snart dette er praktisk mulig. Hun skal skyte minneskyting, hold 1 og 2 om igjen, men 
beholde poengsummene fra minneskyting og hold 1 fra første skyting.  
 
Vedtaket ble gjort mot 2 stemmer. 
 
Sak 59/2003: Protest fra Odd Ivar Jørgensen med skytternummer 6583  
Odd Ivar Jørgensen har protestert på at han ikke fikk muligheten til å skyte mer etter at 
baksiktet hadde hengt seg opp etter prøveskuddene. Børsemaker har sett på siktet og 
konkludert med at feilen skyldes dårlig vedlikehold. 
 
Saken er avvist av Skyteteknisk komite, men anket til Norges Skytterstyre. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre avviser protesten 



År 2003 den 4. juni holdt Norges Skytterstyre møte på Skytterkontoret, Oslo 
 
Til stede: Lars Stenerud, Alf Tobiassen, Halvard Eri, Harald Kommedal, Jon G. Hofstad, Olav 
Aasen, Martin Stav og Johan Brun 
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
 
Sak 30/2003: Tingsak: Søknad fra Øvre Målselv skytterlag om tildeling av LS 2006 
I samsvar med vedtatt turnusordning søker Øvre Målselv Skytterlag om å bli tildelt 
Landsskytterstevnet 2006. 
 
Samlaget anbefaler søknaden. Målselv kommune gir uttrykk for å ville bidra til et vellykket 
arrangement.  
De øvrige skytterlagene har gjennom et eget kontaktutvalg tilsagt sin støtte til arrangementet. 
I følge søkeren står en samlet bygd, med kommune, nabokommuner, Forsvaret og 
skyttersamlaget bak søknaden og arrangementet. 
 
Skytingenes gjennomføring blir på de samme arenaer som i 1996. Det planlegges en justert 
organisering av feltskytingene hva gjelder frammøtested/opprop. Skytterne må selv ta seg 
fram til Mauken skytefelt hvor det er opparbeidet parkeringsplass.  
Forsvarets planlagte utbygging av Råvatn vil i følge søkeren være positivt for arrangementet 
idet det vil gi en forbedret infrastruktur på arenaen. 
 
Søknaden er vedlagt tingpapirene og refereres ikke videre i detalj. 
 
Norges Skytterstyres vurdering: 
Arrangøren bekrefter at arenaene som ble benyttet i 1996 er intakt. Disse vil etter alt å dømme 
være ytterligere utbygget før LS 2006. Ved bruk av det elektroniske materiellet vi nå kjenner 
har Norges Skytterstyre grunn til å tro at det ligger godt til rette for en vellykket skyteteknisk 
gjennomføring av arrangementet i Målselv. 
 
Arrangøren må for øvrig forholde seg til den avtale som nå er inngått mellom DFS og 
Forsvaret hva angår Forsvarets støtte til Landsskytterstevnet.  
 
På grunn av at kapasiteten på forlegning er lav i distriktet er det nødvendig at arrangøren 
snarest inngår bindende avtaler med Forsvaret om støtte hva gjelder innkvarteringen av 
tingrepresentanter, Norges Skytterstyre m/gjester og Skytterkontorets ansatte.  
 
Norges Skytterstyres innstilling: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2003 til å fatte følgende vedtak: 
 
Øvre Målselv Skytterlag tildeles arrangementet av Landsskytterstevnet i 2006. 
 
Det forutsettes at arrangøren skaffer til veie de nødvendige fasiliteter på hovedarenaen for 
Norges Skytterstyre og Skytterkontoret. Dette gjelder møterom og lokaliteter for salg og 
informasjon – som stilles kostnadsfritt til disposisjon. Arrangøren må videre forholde seg til 
de rammer for støtte som er gitt av Forsvaret.  
Arrangøren plikter, i samarbeid med Skytterkontoret, å framskaffe forlegning for Norges 
Skytterstyre m/gjester, Skytterkontorets ansatte samt tingrepresentanter. Dessuten sted for 
avholdelse av Skyttertinget og tingmiddag. 



Skytterkontoret, i samarbeid med arrangøren, er ansvarlig for resultatservicen under stevnet. 
Pris på skytebok fastsettes av Norges Skytterstyre etter søknad fra arrangøren. Det kan ikke 
påregnes økning av pris på denne, i forhold til foregående år, utover normal prisstigning. Det 
samme gjelder campingavgift.   
Rapport og regnskap forelegges Skytterstyret innen et halvt år etter at stevnet er avviklet. 
 
Sak 31/2003: Tingsak. Forslag om felles system og rutiner med E-post til lag og samlag 
Fra januar 2002 har Skytterkontoret tilbudt skytterlag og samlag en egen elektronisk 
postkasse (e-post) til kr 250,- pr. år. Ombudsmøtet i Grenland skyttersamlag vedtok 
06.12.2002 enstemmig at alle skytterlag i samlaget innen 01.03.2003 skulle etablere og ta i 
bruk et felles e-post system tilbudt av Skytterkontoret. Dette ble gjennomført innen fristen. 
Med bakgrunn i dette foreslår Grenland at alle skyttersamlag med sine tilhørende lag 
gjennomfører det samme.  
 
Norges Skytterstyres vurdering: 
Pr. 15.05.2003 er det 101 skytterlag og 17 skyttersamlag som har gått inn på e-postsystemet 
som Skytterkontoret tilbyr. Så vidt Skytterstyret bekjent er Grenland det eneste samlaget som 
har fått med alle sine skytterlag. Et flott initiativ som Norges Skytterstyre håper kan inspirere 
andre samlag til å gjøre det samme. 
 
Det er ingen tvil om at jo flere samlag og skytterlag som tar i bruk dette systemet jo mer 
effektiv blir informasjonsflyten i vår organisasjon. Det er dessuten en kostnadssparende effekt 
for alle organisasjonsledd ved å benytte e-post med elektroniske vedlegg i stedet for kopiering 
og vanlig post.  
 
Men så er spørsmålet; er det realistisk å tro at samtlige 918 skytterlag pr. i dag er moden for 
denne løsningen? Hva med de lag der ingen i styret har tilgang til internett og e-post? Dette 
dreier seg kanskje ikke om mange, men et slikt vedtak gjort på Skyttertinget kan nok virke 
skremmende og uoverkommelig for enkelte.  
 
I samlagenes vurdering av virksomheten i 2002 rapporteres det fra hele landet om 
vanskeligheter med å fylle tillitsverv – både i skytterlags- og samlagsstyrene. Organisasjonen 
må derfor være forsiktig med å gjøre dette enda vanskeligere, ved å legge for strenge føringer 
for arbeidet på ”grasrota”. På den andre siden, kan det sies at problemet med å skaffe 
tillitsvalgte, også kan komme av at enkelte føler det demotiverende å bli tvunget til å utføre 
arbeidsoppgaver på  en mer tungvint måte, enn de til daglig opplever på jobb og privat. 
 
Selv om tiden etter vår vurdering ikke er moden for skytterlagene, er det grunnlag for å tro at 
samlagene er klar for denne e-postløsningen. Saken har vært tatt opp på regionale seminarer 
med positiv tilbakemelding. En slik løsning vil innebære at all informasjon som tidligere har 
kommet i brevs form til samlagene, nå vil komme utelukkende som elektronisk post. Eks. 
rundskriv og referater fra SFU/DFSU/Norges Skytterstyre. En del av rapporteringsskjemaene 
vil også bli omgjort slik at de kan fylles ut elektronisk og returneres pr. e-post. Dette vil 
effektivisere informasjonsflyten fra administrasjonen til samlagene og tilbake igjen. For at 
dette systemet skal fungere, må SAMTLIGE 50 samlag være med på dette løftet. De 
samlagsformenn som pr. i dag ikke har tilgang til internett og e-post kan delegere dette til en 
annen i samlagsstyret. Administrasjonen vil bidra med opplæring i oppstartsfasen. 
 
 
 



Norges Skytterstyres innstilling: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2003 til å gjøre følgende vedtak: 
Samtlige 50 skyttersamlag skal innen 01.03.2004 ha etablert og tatt i bruk e-postadresse på 
formen Skytterkontoret tilbyr. Samlagene oppfordres samtidig til å få med flest mulig av sine 
tilhørende skytterlag. 
 
 
Sak 32/2003: Tingsak. Forslag om endring av regelverket for Den norske 
Skyttermedalje 
Salten skyttersamlag fremmer flg. forslag for Skyttertinget 2003: 
 
Som alternativ til gjeldende ordning kan skyting om Den norske Skyttermedalje avvikles som 
hjemmebaneskyting i hvert enkelt skytterlag. Skytingen skal avvikles på en av samlagsstyret 
bestemt dato. Skytterne står fritt i forhold til hvor (innen samlaget) de vil skyte. Det er opp til 
styret i hvert enkelt skyttersamlag å bestemme om dagens ordning skal benyttes eller om hvert 
enkelt skytterlag gis mulighet til å avvikle egen skyting. Samlagsstyret kan unnta baner som 
gir klare preferanser i forhold til den alminnelige vanskelighetsgrad innen samlaget.  
 
Salten skyttersamlag begrunner forslaget med et ønske om å gjøre skytingen mer interessant 
og tilgjengelig, og gjennom dette øke oppslutningen. 
 
Norges Skytterstyre behandlet et så og si identisk forslag fra Salten skyttersamlag i 2002, og 
gikk den gang ikke inn for forslaget.  
 
Norges Skytterstyres vurdering: 
Norges Skytterstyre registrerer at deltakelsen i skytingen om Den norske Skyttermedalje har 
gått betraktelig ned de siste årene. Derfor er det positivt med forslag som kan bidra til å stanse 
denne trenden, og forhåpentligvis på sikt igjen gi økt deltakelse. Derfor støtter Styret 
hovedelementet i forslaget om at samlagene i større grad stilles fritt til å velge egnet 
stevneform. Styret kan imidlertid ikke støtte forslaget på flg. to områder: 

- den enkelte skytter stilles fritt til å velge hvor han/hun vil skyte 
- myndighet til å fatte vedtak om samlagets regelverk for skytingen tillegges 

samlagsstyret  
  
En oppmyking av regelverket vil gi samlagene bedre anledning til å utnytte de lokale 
muligheter og egenarter. Gjennom at samlagene stilles mer fritt kan det også vise seg at man 
noen steder kommer fram til gode løsninger som andre etter hvert kan trekke erfaringer av. 
Styret ser her for seg at skytingen kan foregå lagvis, at to eller flere lag slår seg sammen og 
skyter samlet på en av disse lagenes baner, kretsvis eller hele samlaget på en bane. Kanskje 
kan dette bli spiren til den nyskaping som det synes å være behov for, slik at skytingen fortsatt 
skal beholde sin prestisje og betydning!  
 
Norges Skytterstyre ønsker ikke at skyttere skal stilles fritt til å velge hvor de vil skyte. Dette 
vil lett kunne bidra til splittelse og uro innad i lagene. Eksempelvis vil det være uheldig om 
lagets beste skyttere deltar i nabolagets skyting og oppnår gode resultater, mens de mindre 
gode blir igjen og skyter internt i laget på egen bane som regnes som vanskeligere. Hvor 
inspirerende vil det være å stelle i stand skyting når flere reiser til naboskytterlaget? Hva med 
funksjonærer og anvisere? 
 



Vedtak knyttet til hvordan skytingen skal organiseres i samlaget bør legges til ombudsmøtet. 
Gjennom dette sikres at forhold knyttet til skytingen diskuteres i et bredt forum, og alle 
lag/ombud vil kunne få framført sine synspunkter. Spesielt viktig er dette i fbm. innføring av 
ny ordningen og i den første tiden etter, slik at samlaget relativt raskt finner fram til den best 
egnede arrangementsformen.  
 
At skytingen blir fordelt på flere baner vil kunne gi noen uheldige elementer ved bl.a. at:  

- banene kan ha noe varierende vanskelighetsgrad 
- ekstra administrasjon for samlaget 
- samlagets oppfølging av at konkurransereglene for skytingen blir fulgt 
- vanskeligere å dekke for pressen 

Dette må imidlertid veies opp mot at det enkelte samlag får større valgmuligheter og at den 
lokale arrangør gis muligheter til ”å gjøre noe mer ut av skytingen”.   
 
Norges Skytterstyres innstilling: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2003 til å fatte følgende vedtak: 
 
Det enkelte samlag kan selv velge om skytingen om Den norske Skyttermedalje skal avvikles 
som hjemmebaneskyting i det enkelte skytterlag, ved at to eller flere lag går sammen og 
skyter samlet på en av disse lagenes baner, kretsvise avviklinger eller hele samlaget samlet. 
Vedtak om hvordan skytingen skal foregå fattes av ombudsmøtet. Skytingen skal avholdes på 
samme dato for hele samlaget.  
 
Sak 33/2003: Forslag om endring av Tingvedtak om innføring av krus i skytingen om 
Den norske Skyttermedalje 
Opplandskretsen ber Norges Skytterstyre vurdere å foreslå overfor Skyttertinget 2003 at 
vedtak gjort i Tingsak 24/1998, om innføring av et keramikkrus som utholdenhetspremie i 
skytingen om Den norske Skyttermedalje. Forslagstilleren ønsker i stedet at det bevilges 
ekstraordinære midler til en bred kampanje angående økt interesse om Den norske 
Skyttermedalje og Dugleiksmerket. Forslaget inneholder også et ønske om at det vurderes å 
legge skytingen om ”Organisasjonsmedaljen” til samme helg som Skytingens Dag.  
 
Forslaget begrunnes med at man er tvilende til om tiltaket med krus vil fremme deltakelsen 
slik hensikten var. Videre kan det vise seg å bli problematisk med god nok statistikkføring. 
 
Kruset ble innført i fbm. Skyttertingets behandling i 1998. Forut for Tinget hadde saken vært 
til høring i samlagene.  
 
Norges Skytterstyres vurdering: 
Hovedhensikten med innføring av kruset var å innstifte en utholdenhetspremie, som skulle 
motivere til økt deltakelse blant de som allerede hadde oppnådd medalje, og spesielt de som lå 
i sjiktet mellom gull-og sølvkravene. Norges Skytterstyre mener det er viktig å opprettholde 
vedtaket for å stimulere til deltakelse etter oppnådd sølvmerke. Dette også fordi at saken var 
ute til høring i 1998, og der i gjennom hadde en grundig behandling før vedtak. Styret ønsker 
derfor ikke med bakgrunn i en landsdelskrets oppfordring å fremme saken til Skyttertinget på 
nytt.  
 
Opplandskretsen ber om at det blir vurdert å legge ”Organisasjonsskytingen” til samme helg 
som Skytingens Dag. Norges Skytterstyre ønsker at denne helgen helt og holdent skal være 



forbeholdt interne skytinger i lagene. Dette for at lagene skal ha full råderett over minst en av 
sesongens helger.  
 
Vedtak: 
Etter oppfordring fra Opplandskretsen har Skytterstyret drøftet saken om å innføre krus i 
forbindelse med skytingen om Den norske Skyttermedalje. Skytterstyret finner ikke å kunne 
fremme saken for Skyttertinget til ny behandling.    
 
Sak 34/2003: Tingsak. Forslag om endringer i skifeltreglementet  
Fana skyttarlag fremmer forslag for Skyttertinget 2003 om opprettelse av egne klasser for 
Rekrutt og Eldre Rekrutt ved NM i skogsløp med feltskyting, og at det samtidig opprettes 
egne sprintprogram for disse klassene. Forslagene lyder som følger: 
 
Forslag I: 
Det opprettes egne klasser for Rekrutt og Eldre Rekrutt ved NM skogsløp med feltskyting.  
 
Forslagstilleren beskriver at det kanskje ikke er riktig å titulere vinnerne i disse klassene som 
norske mestere, men de bør likevel få delta og få sine medaljer på samme måte som under LS.  
 
Forslaget begrunnes bl.a. slik: 
Skal det fortsatt være ”liv laga” å drive skogsløp og skifelt i DFS må det aktiv rekruttering til. 
Etter at HV mesterskapet ble nedlagt, er det ledig kapasitet i NM arrangementet som kan 
benyttes til rekrutteringsklassene.  
 
Fana skyttarlag skal arrangere NM i skogsløp med feltskyting i 2003. I den forbindelse akter 
laget å ha et eget opplegg for rekrutteringsklassene. Det bes her om at dette får offisiell status 
allerede fra inneværende år, uten at vinnerne tituleres norske mestere. Det må i denne 
sammenheng fastsettes hvilke medaljer som skal benyttes. En tilsvarende ordning bør også 
vurderes i skifelt. 
 
Styret i Hordaland skyttarsamlag sier i sin uttalelse at de ser positivt på at rekruttene blir med 
i NM programmet, så lenge disse ikke får offisiell NM status.  
 
Forslag II: 
Det innføres sprintprogram for klassene Rekrutt og Eldre Rekrutt i skogsløp med feltskyting. 
Løypelengde for disse klassene er 1,5km. Det skytes 2 x 6 skudd. Hver gang med to skudd mot 
hver av tre forskjellige feltfigurer av papp. Det beregnes 1 minutt tillegg pr. bom.  
 
Forslaget begrunnes bl.a. slik: 
Det vil være fint å ha et eget sprintprogram også for disse klassene. Opplegget ble testet ut 
under årets samlagsstevne hvor det ble godt mottatt av deltakerne. Et tilsvarende opplegg bør 
også vurderes i skifelt.  
 
Styret i Hordaland skyttarsamlag støtter ikke dette forslaget med flg. begrunnelse: Det er 
allerede mange nok klasser og øvelser innen disiplinen, og man bør heller satse på å øke 
deltakelsen framfor å innføre enda flere øvelser. Videre kan øvelsen vise seg vanskelig å 
forstå, slik at det kan bli betydelig grad av feilskyting. For en NM arrangører vil dette også 
bety enda et opplegg, noe som vil medføre mer tid til klargjøring og avvikling. Før en evt. 
innføring i NM-programmet bør det testes ut hvordan dette vil virke inn på tidsskjemaet for 
mesterskapet.    



 
 
Norges Skytterstyres vurdering: 
Skifelt og skogsløp med feltskyting sliter for tiden med rekrutteringen til disiplinene. 
Hovedårsaken her synes å være at det er heller få skytterlag som tilrettelegger for disse 
aktivitetene, noe som fører til at det er vanskelig å komme i gang som nybegynner. I og med 
at disiplinene er fysisk betinget, er det også gunstig at man starter opp i relativt ung alder slik 
at man etter hvert får tradisjoner for å drive fysisk trening i kombinasjon med skyting. Derfor 
bør ungdom være hovedmålgruppen for rekrutteringstiltakene.  
 
Forslag I 
Det kan være naturlig å sammenlikne NM skogsløp med Landsskytterstevnet hvor det 
avvikles NM i bane- og feltskyting, og hvor alle offisielle klasser har sine mesterskap. 
Imidlertid er Landsskytterstevnet mye mer enn selve konkurransene, og det vil derfor ikke 
være så naturlig å trekke for mange sammenlikninger til et frittstående NM-arrangement. De 
fleste argumenter taler også imot å ha offisielle eller uoffisielle rekruttklasser i NM. 
Sannsynligvis vil disse konkurransene bli preget av lokale utøvere, eller av ”unge 
topputøvere” som vil måtte beregne en lang og kostbar reise for seg selv og en ledsager.  
 
Det er lite trolig at deltakelse i NM er avgjørende for om en 12 – 15 åring fatter interesse for 
disiplinen. Det er derimot langt viktigere at det finnes et miljø og konkurransetilbud lokalt. 
Under diskusjonen om barneidrett som gikk i DFS for noen år siden, og som ledet til at 
Aspirantklassen ble innført, ble det vektlagt at det ikke måtte bli for mye spesialisering og 
alvor i for ung alder. Dette for å gi de som er på terskelen til å bli rekruttert en mykere 
overgang til de etablerte klassene med tilhørende mesterskap og kåring av vinnere. 
Konkurransetilbudet innen disiplinen er relativt begrenset, og for å sikre et visst stevnetilbud 
bør tilbudet for Rekrutt og Eldre Rekrutt tilrettelegges opp til og med Landsdelskretsstevner, 
men NM bør av de foran nevnte årsaker ikke være for disse klassene. Det forutsettes egne 
jente- og gutteklasser. Hvis man imidlertid ønsker en videre vurdering av et NM for 
rekrutteringsklassene, bør det minimum avholdes 2 prøveår hvor man evaluerer erfaringene 
før et endelig vedtak. 
 
Det synes ikke  naturlig med aspirantklasse innen disiplinen. Selv om det i denne klassen ikke 
skal legges opp til rangerte resultater og differensiert premiering, vil de store fysiske 
forskjellene mellom 10 til 15 åringer og mellom gutter og jenter lett bli veldig synlige.  
 
Forslag II 
Regelverket for skifelt og skogsløp med feltskyting er allerede komplisert og omfattende, og 
man bør heller se på en forenkling enn en utvidelse. Det synes derfor ikke å være ønskelig 
eller være behov for et eget sprintprogram for rekrutteringsklassene. I stedet kan man justere 
dagens regelverk slik at det gir større valgmuligheter for arrangører. Dette slik at ved to 
dagers konkurranser med normaldistanse og sprint kan arrangører fritt lage til to forskjellige 
opplegg innenfor et romsligere regelverk. Dermed kan også opplegget bedre tilpasses de 
lokale forhold og den valgte konkurranseform. Utover dette støtter administrasjonen de 
uttalelser som Hordaland skyttarsamlag har knyttet til forslaget. 
 
DFS/SFU innstilling 
DFS/SFU behandlet forslagene i møte 9. mai 2003. Utvalget ser positivt på alle forslag som 
kan øke rekrutteringen til disiplinene. Deltakelse i NM vil for noen trolig være en ekstra 
motiverende faktor til økt trening og innsats. Dette er imidlertid rekrutter som er aktive innen 



disiplinen, og således allerede rekruttert. Med DFS´ profil som en breddeorganisasjon bør økt 
rekruttering være skytterlagenes hovedoppgave, framfor å utvikle enere som skal hevde seg i 
nasjonale mesterskap. DFS/SFU ønsker derfor å satse på aktivitetsopplegg på lagsnivå for å 
øke deltakelsen i skogsløp og skifelt.  
DFS/SFU ønsker imidlertid at det gis anledning for NM-arrangører til å ha klasser for 
rekruttene innen en uoffisiell ramme. Ofte er arrangørlag av NM tyngdepunkter innen 
skogsløpsektoren, som også driver et godt ungdoms-og rekrutteringsarbeide. At lagets egne 
ungdommer og andre med naturlig tilknytning får en liten smak av arrangementet kan være en 
inspirasjon for videre deltakelse. Årets NM arrangør Fana Skyttarlag har et slikt opplegg.  
 
Fana skyttarlag foreslår eget sprintprogram for rekruttklassene. DFS/SFU ønsker generelt en 
forenkling av regelverket innen sektoren, slik at det gis større muligheter for individuelle og 
lokale tilpassinger. Utvalget ønsker i den videre behandling av forslaget fullmakt til å 
behandle dette i fbm. en totalvurdering av regelverket. Dette vil bli forelagt Styret til 
godkjenning, og slik at det kommer inn i den nye Skytterboka for 2005 og 2006.  
 
Norges Skytterstyres innstilling: 
Forslag I: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2003 til å fatte følgende vedtak:  
 
Det skal være offisielle klasser for Rekrutt og Eldre Rekrutt i skifelt og skogsløp med 
feltskyting på stevner opp til og med landsdelskretsstevner. NM skal ikke ha offisielle klasser 
for Rekrutt eller Eldre Rekrutt. 
 
Forslag II 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2003 til å fatte følgende vedtak: 
 
Det skal ikke være eget sprintprogram for klasse Rekrutt og Eldre Rekrutt. Norges 
Skytterstyre gis fullmakt til å justere regelverket vedrørende program for 
rekrutteringsklassene slik at det gir større valgmuligheter i løypelengde og skyteprogram.   
 
 
Sak 35/2003: Tingsak. Forslag om bruk av tolk i all manuell anvisning i DFS 
Skyttersamlagene i Viken II, Akershus, Follo, Oslo, Solør og Østfold skyttersamlag fremmer 
følgende forslag for årets Skytterting. 
 
Forslaget lyder i hovedtrekk: 
Det innføres bruk av tolk ved all manuell anvisning i DFS. 
 
Skytterboka kap. 9.220 pkt. 12 som omhandler baneskyting sier at ved lands-, landsdelskrets-, 
samlags- og åpne stevner skal anvisersjefen være utstyrt med tolk i tre kalibre: .22, 6,5 og 
7,62. Tolken skal brukes for å bestemme antall skudd og ved tvil ved avgjørelse av verdi. Alle 
tolker som brukes utendørs på 100 og 200/300 m skal ha 8 mm flens. Ved å ha 8 mm flens 
skal bolten være i den riktige dimensjonen for det kulehull som tolkes. Tolken kan dermed 
brukes som en ”føler” for å vurdere om det  er ett eller flere skudd i samme hull. 
 
Når det gjelder dømming av skudd i feltskyting så sier Skytterboka kp. 9.340 at det ikke skal 
benyttes tolk. 
 
Forslaget beskriver flere detaljer. Fullverdig forslagstekst er vedlagt. 



 
 
Norges Skytterstyres vurdering: 
Forslaget fra Viken II omfatter endringer i flere punkter i regelverket. Den første endringen 
vil kun påvirke en allerede innarbeidet oppfatning, nemlig at tolk skal benyttes i all 
baneskyting i DFS. Dette er etter regelverket ikke pålagt, men det er en alminnelig oppfattelse 
i skytterlagene. Pkt. 9.220 – 12 beskriver dette forholdet som nevnt i forslagteksten, og bør 
kunne endres til å omfatte all konkurransemessig baneskyting i DFS, uten at dette utgjør noen 
praktisk forandring. 
 
Bruk av tolk i feltskyting 
Forslaget om bruk av tolk ved all manuell anvisning vil også måtte medføre at tolk tas i bruk 
under bedømming av skudd i feltskyting. Det skal pr. i dag ikke benyttes tolk i feltskyting, 
men Viken II har beskrevet flere argumenter for bruk av tolk, også i feltskyting. 
 
I baneskyting utligner vi kaliberforskjellene ved bruk av tolk. Forskjellene mellom kalibrene 
er ca. 1 mm fra kaliber .22LR til 6,5 og fra 6,5 til 7,62. Denne forskjellen vil ved bruk av tolk 
bli utlignet fordi at tolken er utstyrt med en flens på 8 mm, uavhengig av kaliber når det 
skytes utendørs. Rent sportslig bør skytterne med samme treffpunkt gis samme verdi eller 
antall treff. Ved en opprettholdelse av gjeldende regelverk vil man i særlig grad ramme 
skytterne med kaliber .22LR. Dette fordi skytingen foregår på kortere avstand og mindre 
skiver slik at kantskuddene blir flere. 
 
Viken II beskriver også en fordel ved bruk av tolk med at den kan benyttes som føler i de 
tilfeller hvor det skal bedømmes om det er flere skudd i samme hull. Skytterboka beskriver 
også dette som en metode, men den vil under praktiske omstendigheter ikke være særlig 
egnet. Spesielt under feltmessige forhold med flere minusgrader, votter og kalde fingre vil 
metoden være uegnet. Tolkens flyt i hullet avgjøres i tillegg av flere faktorer enn om det er 
flere skudd i samme hull, som for eksempel at området er klistret fra før og om pappen er tørr 
eller våt. Totalt sett vil metoden derfor være uegnet for dette formål. Skjønnsmessig vurdering 
av forholdet vil i større grad gi et korrekt resultat. 
 
Innføring av tolk i feltskyting vil gi arrangørene flere praktiske dilemma. Under feltmessige 
forhold, gjerne og helst vintertid, vet vi at bruk av tolk vil medføre praktiske problemer, ved 
at arrangøren ikke har anskaffet nok tolkesett, mister tolkesett i snøen etter noen lag, unngår å 
bruke tolken på grunn av kulde - hva da med de sportslige forhold? De har tilsynelatende ikke 
blitt noe bedre enn ved skjønnsmessig vurdering av alle skudd. Forholdene som beskrives vil 
med stor sannsynlighet være aktuelle problemstillinger for enhver arrangør av feltstevner, og 
forholdene vil bli vanskeligere å argumentere mot, enn uenighet om en skjønnsmessig 
vurdering. 
 
De fleste feltstevner er arrangementer som økonomisk går i null for skytterlaget. Et innkjøp av 
tolker til et feltstevne vil for de fleste arrangører bety at deres stevne går med underskudd. 
Riktignok vil dette i noen grad være en engangsinvestering, men likevel en kostnad på ca. 
2000,- for 10 tolkesett, som er behovet for de fleste arrangører. 
 
Ved vurdering av de sportslige forholdene opp mot de praktiske bør erfaringene med 
inneværende ordning også tas med. Dagens ordning uten bruk av tolk vil av de fleste bli 
vurdert som uproblematisk for grovfeltens del. På finfelten vil imidlertid fordelene ved bruk 
av tolk bli mer synlige, og spesielt sett i forhold til skytterne med kaliber .22LR. I hvilken 



grad deres kantskudd utgjør noe problem sett opp mot de praktiske problemene ved bruk av 
tolk, er imidlertid en skjønnsmessig vurdering. 
 
Norges Skytterstyre vurderer de praktiske problemene som innføring av tolk i feltskyting 
medfører, som større enn hensynet til den sportslige likheten mellom de ulike kalibrene.  
 
Norges Skytterstyres innstilling: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2003 til å fatte følgende vedtak: 
 
Regelverkets punkt 9.220 punkt 12 første setning endres til:  
Det skal brukes tolk i kaliber .22 , 6,5 og 7,62 for bedømming av verdi ved all 
konkurransemessig baneskyting i DFS.  
 
Regelverkets punkt 9.340 om ikke bruk av tolk ved dømming av skudd i feltskyting 
opprettholdes. 
 
Sak 36/2003: Forslag om Dugleiksmerke for Jegerklassen 
Ombudsmøtet i Østerdal skyttersamlag vedtok, sitat: ”Ombudsmøtet oppfordrer Norges 
Skytterstyre til å vurdere om ikke Jegerklassen burde få anledning til å skyte om 
Dugleiksmerket”. Sitat slutt. Samtidig med vedtaket ble samlagsstyret pålagt å utarbeide 
forslag til program og oversende saken til DFS.  
 
Samlagsstyret foreslår følgende: Jegerklassen skyter samme program som klasse V65 på 100 
meter. Krav til merket som for klasse V 65. 
 
Ombudsmøtet i Østerdal begrunner sitt forslag med at man har tro på at jo flere aktiviteter 
jegerne har med de øvrige skyttere på skytebanen, jo større er muligheten for overgang til 
tradisjonell DFS-skyting.   
 
Drøfting: 
Østerdal skyttersamlag har ikke signalisert at dette anses å være en Tingsak, men at Norges 
Skytterstyre kan vurdere saken.  
 
Norges Skytterstyre vurderer imidlertid dette som et forslag om endring av et Tingvedtak 
fordi Jegerklassen som ble opprettet f.o.m. 2003 var spesifikk for åpne stevner i feltskyting. 
Dette fordi det i Jegerutvalgets innstilling, vedlegg 5 framkommer at ”jaktvåpen brukes til 
trening og oppskyting til skyteprøven for storviltjegere, samt til konkurranser i grovfelt for 
Jegerklassen”. Skyttertinget 2002 påla Norges Skytterstyre å ta utgangspunkt i dette vedlegg 
ved utforming av regelverket for Jegerklassen.  
Å introdusere baneskyting i en eller annen form for denne klassen synes derfor ikke å være i 
samsvar med nevnte Tingvedtak. Forslag om endring av et Tingvedtak må i seg selv anses å 
være Tingsak. Med bakgrunn i dette og saksbehandlingsreglene må saken vente til tinget 2004 
før den kan framsettes for ordinær behandling. Det synes ikke å foreligge spesielle grunner 
som gjør det nødvendig å behandle saken nå. 
 
Saken bør returneres til Østerdal skyttersamlag med melding om at samlaget må vente med 
forslaget til neste år, og sende det fram som tingforslag, dersom de ønsker å opprettholde 
forslaget. 
 
 



Vedtak: 
Norges Skytterstyre vurderer dette å være forslag til endring av Tingvedtak. Forslaget er 
derfor Tingsak. Siden Jegerklassen og dens reglement var Tingsak i 2002  kan saken først 
legges fram for Skyttertinget 2004. Saken returneres Østerdal skyttersamlag med melding om 
at den må fremmes til Skyttertinget 2004 dersom samlaget ønsker det. 
 
Sak 37/2003: Tingsak. Forslag om nytt NM i feltskyting 
Det er kommet forslag fra Ringerike skyttersamlag angående endring av mesterskapet i NM 
felt.  
 
Forslaget lyder i hovedtrekk: 
Ringerike Skyttersamlag foreslår at dagens feltfinale (12-skudd) erstattes av et arrangement 
der finalistene gjennomfører et 42-skudds feltopplegg. Finaleskytingen bør arrangeres i 
rimelig nærhet av LS-arenaen, og fortrinnsvis legges til fredagen under LS slik vi er vant til 
med feltfinalen. 
Finalistene får ikke med seg treffene sine fra 30-skudden på LS, men starter på nytt på en 42-
skudd. 
Antall finalister bør være 300 skyttere. 30-skudden på LS beholdes som i dag, og fortsetter 
som en premieskyting og kvalifisering til feltfinalen.  
NM-tittel, medaljer/stjerner og mesterskapstrofeer deles ut på bakgrunn av finaleresultatet. 
Det søkes om Kongepokal til Norgesmesteren i felt. 
 
Forslaget beskriver også en rekke detaljer i forbindelse med selve gjennomføringen. 
Fullverdig forslagtekst er vedlagt. 
 
Norges Skytterstyres vurdering: 
Ringerike skyttersamlag ser på de foreslåtte endringene som et viktig sentralt virkemiddel for 
å videreføre og forsterke de tegnene vi ser til en positiv utvikling for feltskytingen. 
De sportslige hensyn vil med et slikt opplegg bli bedre ivaretatt, ved at de beste fra 
hovedskytingen, som har skutt under forskjellige forhold over flere dager, får anledning til å 
konkurrere i et mer krevende opplegg på ukjente avstander. Dette vil være medvirkende til at 
Norgesmestertittelen i feltskyting får en høyere status. 
Skytterne som utgjør bredden vil likevel få sitt arrangement under LS, med klassevis 
premiering. Den vil derfor ikke miste nevneverdig status. 
 
Landsskytterstevnet har gjennom mange år vært i en tidsmessig knipe. Flere klasser har de 
senere årene kommet inn på programmet, og krevd sin tid på de ulike arenaene. Det er i 
tillegg satt mer fokus på vår idrett fra ulike medier, som krever fleksibilitet i forhold til 
avviklingen, og setter begrensninger for annen virksomhet. 
Forslaget berammer avviklingen av nytt mesterskap for NM felt på fredag i stevneuka. Denne 
dagen benyttes normalt til denne skytingen, men forslaget fører til et svært mye mer 
tidkrevende arrangement enn dagens 12-skudds finale. En grovberegning frembringer et 
tidsforbruk på minimum 5 timer pluss eventuelle omskytinger. Om arrangementet i tillegg 
skal finne sted på annet sted enn i nærheten av LS-arenaen, vil man måtte regne med reisetid i 
tillegg. Dette vil i praksis bety at denne finalen må gjennomføres på en egen dag. Ved en 
gjennomgang av tidsplanen synes eneste aktuelle løsning å gjennomføre et slikt arrangement 
på torsdag i stevneuka. Samlagsskytingen vil i dette tilfelle måtte flyttes til fredag, sammen 
med stang- og felthurtigfinalene. En slik rokering vil også med stor sannsynlighet måtte 
medføre at det foregår finaleskytinger samtidig, på ulike arenaer. 
 



LS-arrangørene er med dagens gjennomføring svært opptatt i hele stevneperioden. Å legge 
foreslåtte mesterskap inn i stevnearrangementet vil derfor i utgangspunktet være svært 
vanskelig. At arrangementet avholdes av et utenforstående lag synes derfor som eneste 
mulighet. På denne måten vil LS-arrangøren bli lettet for dagens finaleskyting og ikke bli 
tynget av nok et omfattende arrangement. Dette må ligge som en forutsetning for at denne 
ordningen skal kunne gjennomføres. Finalearrangementet bør i sin helhet avholdes av utvalgt 
arrangør, kun med utgangspunkt i finalelister fra LS-arrangøren. Det ligger som et 
utgangspunkt ingen økonomiske føringer i tilknytingen av finalearrangør. Dette må i hvert 
enkelt tilfelle avklares med LS-arrangør. 
 
Om LS-arrangørene har noen mulighet til å knytte til seg en ansvarlig arrangør i denne 
perioden er imidlertid vanskelig å forutsi. Dette bør den enkelte arrangør og andre involverte 
parter få en mulighet til å gi sin uttalelse om. Det vil i hvert fall være betenkelig å pålegge 
arrangørene dette mesterskapet i tillegg til LS-arrangementet, uten at de selv har fått gitt sin 
tilslutning. En helt klar tilslutning fra samtlige arrangører virker likevel noe optimistisk, slik 
at det bør kunne vurderes som en løsning å arrangere finalen etter gammel modell, når annet 
synes uløselig. 
 
Ofte er de nærliggende lagene delaktige i stevnet allerede, og vil således være opptatt i 
perioden. Aktuelle lag vil derfor antakelig ligge flere mil unna stevnestedet. Aktuelle 
løsninger for alle stevnearrangører på turnusen bør derfor kunne få mulighet til å frembringe 
sine løsninger på problemstillingen. 
 
Norges Skytterstyres innstilling: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2003 til å fatte følgende vedtak: 
 
Saken utsettes. Norges Skytterstyre gis i oppdrag å frembringe LS-arrangørenes og andre 
involverte parters synspunkter på dette forslaget. Saken fremmes på ny for Skyttertinget 2004. 
 
Sak 38/2003: Tingsak. Forslag om endring av regelen om deltakelse i grovfelt for 

V65/V73 
På Skyttertinget 2001 ble det etter innstilling fra rådgivende utvalg vedtatt at klasse V65 og 
V73 skulle gis anledning til å velge mellom fin- og grovfelt fra stevne til stevne. Velger de  
grovfelt skal de skyte programmet til, og premieres i klasse V55.  
 
På det samme Skyttertinget ble det vedtatt at klasse 5 kan gå over i klasse V55. Med bakgrunn 
i dette foreslår Jens Ligtvor med støtte fra Sogn Ytre skyttersamlag at V65 og V73 skyttere 
som velger å skyte grovfelt skal delta og premieres sammen med klasse 2.  
 
Norges Skyttersyres vurdering: 
Dette forslaget kommer som et resultat av at samlaget mener kvalifiseringskriteriene til klasse 
V55 er feil, og at nivået i denne klassen er høyere etter at klasse 5 f.o.m. 2002 fikk mulighet 
til direkte overgang til V55.  Når saken om 5. klassingenes overgang til klasse V55 var oppe 
på  Skyttertinget i 2001, var det følgende hovedargumentasjon som lå til grunn for vedtaket 
som ble fattet: 
 
9 Forslaget dreide seg om et lite antall skyttere. 
9 De beste skytterne over 55 år i klasse 5, vil etter all sannsynlighet fortsette i denne 

klassen på grunn av forlokkende trofeer på Landsdels – og Landsskytterstevnet. 
Mange synes også det er prestisje i å holde seg i klasse 5.  



9 De som velger overgang til klasse V55 er de som har flesteparten av sine 
klassesettende resultater under 5. klassekravet på 238. Disse vil uansett ikke være 
bedre enn de beste allerede eksisterende V55-skytterne. 

 
Begergrensene på Landsskytterstevnet for klasse V55 har fra 2001 til 2002 gått ned. Med 
andre ord, - ingen nivåøking i klasse V55 etter at regelen om direkte overgang fra klasse 5 
kom. 
 
Norges Skytterstyre finner det urimelig at en V65 skytter som f.eks. relativt nylig har skutt i 
klasse 4 eller 5, skal konkurrere i klasse 2 på grovfelt. I klasse 2 finner en blant annet ny-
opprykkede fra klasse 1, og det er ikke rimelig at disse skal konkurrere med erfarne 
veteranskyttere som av egen vilje velger å skyte grovfelt. 
 
Norges Skytterstyres innstilling: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2002 til å gjøre følgende vedtak: 
 
Dagens ordning, for V65 og V73 sin deltakelse i grovfelt, opprettholdes. 
 
Sak 39/2003: Tingsak. Forslag om endring av mesterskapsprogrammet og 

samlagsskytingen for klasse Junior 
Forslaget er fremmet av Rennebu skytterlag, gjennom Gauldal skyttersamlag: 
 
- Endring av mesterskapsprogrammet for juniorklassen og for samlagsskytingen for juniorer. 

 
Juniorer skyter 10-skudden i 25-skuddsprogrammet slik: 
 
6 skudd knestående + 4 skudd liggende. 
For samlagsskytingen skytes 10-skudden tilsvarende. 
 
Forslaget ble behandlet på Gauldal Skyttersamlags ombudsmøte den 29.11.02. Det ble 
enstemmig vedtatt og besluttet videresendt til Norges Skytterstyre. 
 
Saken har vært oppe til drøfting på møte i DFSU, sak 04/2003.  
 
 
Vedtak i DFSU: 
DFSU anbefaler forslaget til Rennebu skytterlag. 
Endringene blir gjeldende for alle mesterskapsskytinger, og samlagsskytinger på 
Landsskytterstevnet og landsdelskretsstevner. 
 
Norges Skytterstyres vurdering: 
10-skudden for rekrutteringsskytterne ble endret fra og med 1.januar 2002, da denne skulle 
skytes i en serie med skytetid 4 minutter. For Juniorer fikk da 10-skudden følgende oppdeling: 
5 knestående + 5 liggende, skytetid 4 minutter. Denne oppdelingen av 10-skudden for junior 
ble stående som en arv fra den tid skuddene ble fordelt på to skiver. 
 
I klassene 2-5, V55, klasse 1 og AG3 skytes 10-skudden etter følgende oppdeling: 3+3+4 eller 
6+4. For alle disse klassene avsluttes 10-skudden med 4 skudd liggende. 
 
Det synes naturlig at også juniorer får en slik oppdeling av 10-skudden, slik at de på denne 
måten får en rutine på 10-skudden de kan ta med seg videre til seniornivå. 



 
Programmet for junior blir litt vanskeligere, med et skudd mer i knestående og tilsvarende et 
skudd mindre i liggende. Dette kan neppe sees på som et problem, kanskje heller en fordel, 
slik at toppresultat blir litt vanskeligere å oppnå i en ellers meget jevn tetgruppe i klassen. 
 
Norges Skytterstyres innstilling: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget til å fatte følgende vedtak: 
 
Mesterskapsprogrammet for Junior og samlagsskytingen for Rekrutteringsklassene endres slik 
at juniorer skyter 10-skudden i Mesterskapsprogrammet i baneskyting på 100m og ved 
samlagsskyting for Rekrutteringsklassene slik: 
 
6 skudd knestående + 4 skudd liggende. 
 
Sak 40/2003: Tingsak. Strategiplan 
Norges Skytterstyre har med utgangspunkt i debatten om ekstern informasjon på Skyttertinget 
2002, og som påpekt i Handlingsplan III, sett behovet for et mer systematisk 
informasjonsarbeid i hele organisasjonen. Styret har gjennom året drøftet en 
informasjonsstrategi i flere styremøter med påfølgende arbeid i administrasjonen.  
 
Planens visjon om at ”DFS skal være en framtidsrettet organisasjon med fokus på vårt bidrag 
til totalforsvaret, vår samfunnsrolle innen våpenkultur og skyting som sport”, skal være en 
ledetråd i informasjonsarbeidet på alle organisasjonsnivå. 
 
På denne bakgrunn legger styret fram vedlagte plan for godkjenning på Skyttertinget 2003. 
 
Norges Skytterstyres innstilling: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2003 til å gjøre følgende vedtak: 
 
Skyttertinget 2003 vedtar at alle organisasjonsledd skal følge vedlagte strategi for 
informasjon. Planen distribueres til alle landsdelskretser, samlag og skytterlag.   
 
Sak 41/2003: Søknad om dekning av underskudd ved Nordisk Ungdomslandskamp  
I brev av 02.10.2002 fremmer arrangørene av Nordisk Ungdomslandskamp 2002 søknad om å 
få dekket kostnader med til sammen kr 41.198,00.  Arrangørene ber i tillegg om å få dekket et 
forventet overskudd.   
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar at arrangørene av Nordisk Ungdomslandskamp 2002 får dekket 
arrangementets regnskapsmessige underskudd på kr 27.560,-.  Arrangørene får i tillegg  et 
arrangementsbidrag på kr 15.000,- , jfr arrangementsbidraget til arrangøren 1999.  Totalt 
tilskudd til Nordisk Ungdomslandskamp 2002 blir dermed kr 42.560,00.  Tilskuddet dekkes 
av DFSUs midler. 
 
Sak 42/2003: Hedersbevisninger 
Hedersbevisninger ble vedtatt tildelt. Ført i B-protokoll. 
 
 
 
 



 
Sak 43/2003: Hovedbegivenheter 2004 
Norges Skytterstyre fastsetter følgende tidspunkt for DFS hovedbegivenheter i 2004: 
 
Ubestemt:  NM i skifeltskyting 
 
Ubestemt:  Landskamp i skifelt mellom Norge-Sverige, Sverige 
 
22. og 23. mai: Norgescupstart i baneskyting, Midt-Norge 
 
5. eller 6. juni:  Skytingens Dag 
 
12. og 13. juni: Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 
 
19. og 20. juni: Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 
 
17. og 18. juli:  Nordisk ungdomslandskamp, Danmark 
 
29. – 31. juli  Norgescup i baneskyting, Sørlandet 
 
31. juli – 7. august: Landsskytterstevnet, Sandnes 
 
14. og 15. august: Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 
 
21. og 22. august: Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 
 
28. og 29. august:  Norgescupavslutning i baneskyting, Nord-Norge    
 
3. - 5. september: Nordisk mesterskap, Visby, Sverige  
 
4. og 5. september: NM i skogsløp med skyting 
 
Sak 44/2003: Tertialregnskap for 1. tertial 2003 
Sakspapirene består av 

- Det frivillige Skyttervesens regnskap for private og offentlige midler pr 1. tertial. 
- Spesifikasjon av hovedpostene i regnskapet for offentlige midler. 
- Kommentarer. 

 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre tar det fremlagte tertialregnskapet til etterretning. 
 
Sak 45/2003: Søknad om ekstraordinære midler til ungdoms- og rekrutteringsarbeid 
Søknaden er fremmet av Akershus skyttersamlag. 
Det søkes om ekstraordinære midler til ungdoms- og rekrutteringsarbeidet, for å kunne ta vare 
på og utvikle de 680 rekrutteringsskytterne samlaget har. Samlaget viser til en vekst på godt 
over 18% i antallet rekrutteringsskyttere. Fra 567 deltakere i 2001, til 680 i 2002. 
 
Samlaget har i dag en samlagsinstruktør. De mistet bevilgningene fra fylket for fire år siden. 
Søknaden gjelder et bidrag på 25.000,- fra DFS, til instruksjonssamlinger for nye skyttere.  
DFSU behandlet saken 26. april 2003, sak 02/2003: 



 
Vedtak i DFSU: 
DFSU anbefaler å ikke innvilge søknaden. 
Administrasjonen ser etter hva som er bakgrunnen for at Akershus fylkeskommune ikke 
bevilger midler til Akershus skyttersamlag for ungdoms- og rekrutteringstiltak. 
 
Drøfting:  
Innvilges søknaden, og midlene tildeles Akershus skyttersamlag , har vi på samme tid åpnet 
for samtlige samlag å søke om ekstraordinære midler i tillegg til de ordinære 
bidragsordninger. Aktiviteten samlaget beskriver er ikke ekstraordinær. Det er mange samlag 
som gjennomfører tilsvarende aktiviteter. Det som kan anses ekstraordinært er først og fremst 
at fylket ikke støtter samlagets ungdomsaktivitet. 
 
Økonomi: 
Gjennom DFS ordinære bidragsordninger kan samlaget hente: 

• Feltkurs   3000 
• Organisasjonskurs  3000 
• Instruktør/ledersamling 8000 
• Rek/jun samling  8000 
• Instruktørstøtte (3 inst.) 9000 

Til sammen utløser denne aktiviteten  et større bidrag enn samlaget søker om.  
 
Samlaget har gjennom bidragsordningene DFS tilbyr, mulighet til å utdanne instruktører og 
avholde samlinger for rekrutteringsskyttere. 

 
Det refereres til øremerkede midler fra forrige års landslotteri, og at disse skal gå til 
rekrutteringsfremmende tiltak. Disse midlene er øremerket tiltak som fremmer interessen for 
feltskyting. Om vi går tilbake til Landslotteriet 2000 finner vi midler som skal benyttes til 
rekrutteringsfremmende tiltak. 
 
Akershus har hatt en god aktivitet og økt rekrutteringen. Det er selvsagt meget viktig å følge 
opp og ivareta de skytterne man har, og i så måte kan det nok sies at samlaget har kommet 
opp i en uforberedt situasjon med mer rekruttering enn forventet, og dertil manglende midler 
til aktiviteten det er lagt opp til. Det kreves en viss økonomi for å kunne ta vare på denne 
massen av skyttere. 
 
Om det bevilges ekstraordinære midler til Akershus, vil dette medføre som konsekvens at 
også andre samlag med høy aktivitet vil finne gode argumenter for å søke slike ekstra midler. 
Det vil da være umulig for styret å vurdere hvor stort behovet er i de enkelte tilfelle. En må da 
spørre seg om det er samlag med god rekruttering som bør tildeles eventuelle ekstra midler, 
eller er det samlag med lav aktivitet som skal prioriteres?  
 
Bidragsordningene i organisasjonen synes å fungere greit, og dekker innenfor gitte rammer 
eventuelle underskudd samlagene måtte ha med kurs og samlinger. Dersom disse rammer skal 
endres i spesielle tilfeller bør det tas opp som egen sak, gjeldende for alle samlag. 
 
Norges Skytterstyre og administrasjonen vil likevel med bakgrunn i Akershus skyttersamlags 
spesielle situasjon  gjøre en henvendelse til politisk ledelse i Akershus fylkeskommune for å 
klarlegge bakgrunn for manglende støtte til ungdomsarbeid i samlaget.  
 



  
Vedtak: 
Norges Skytterstyre finner ikke å kunne støtte søknaden fra Akershus skyttersamlag om 
ekstraordinære midler til ungdoms- og rekrutteringsarbeidet. Administrasjonen tar initiativ til 
å finne bakgrunnen for at Akershus fylkeskommune ikke bevilger midler til slike ungdoms- 
og rekrutteringstiltak. 
 
Sak 46/2003: Forslag om endring av Skytterbokas pkt 12.124, medaljer i mesterskapene 

i rekrutteringsklassene på landsdelskretsstevner 
 
Siste vedtak i Norges Skytterstyre: 
Medaljer i rekrutteringsklassene ved landsdelskretsstevner: 

- Norges Skytterstyre vedtar å sende forslagene fra Uttrøndelag og Nordmør 
skyttersamlag til uttalelse i DFSU. 

 
Bakgrunn: 
Uttrøndelag skyttersamlag og Nordmør skyttersamlags ungdomsutvalg har hver for seg 
fremmet relativt identiske forslag om endring av reglene for utdeling av medaljer i 
rekrutteringsklassene ved landsdelskretsstevner. Forslagene innebærer i hovedsak at det deles 
ut minimum 3 medaljer i hver av rekrutteringsklassene. 
 
DFSU har med bakgrunn i saksutredningen til Norges Skytterstyre 10. mars 2003, sak 
07/2003, fattet følgende vedtak: 
 
Vedtak i DFSU: 
6 stemmeberettigede, da HVs representant avsto. 
Flertallet går inn for forslaget om minimum tre medaljer for rekrutteringsskyttere på 
landsdelskretsstevnet. Forslaget sendes Norges Skytterstyre for videre behandling. 
 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar at det fra og med 2004 innføres minimum 3 medaljer i alle 
rekrutteringsklassene ved landsdelskretsstevner. Alle som står likt med siste medalje skal ha 
medalje. 
  
Norges Skytterstyre vedtar følgende justering av Skytterboka: 
 
Pkt. 12.124 Mesterskapene (bane og felt) for rekrutteringsklassene 
Utdeling av medaljer foregår etter følgende regler på grunnlag av deltakerantallet i hver 
klasse.  
Til og med 25 deltakere; 1 Raufossmedalje og 2 ungdomsmedaljer. 
26-50 deltakere; 1 Raufossmedalje og 3 ungdomsmedaljer 
51-100 deltakere; 1 Raufossmedalje og 4 ungdomsmedaljer 
Videre; 1 ungdomsmedalje for hver påbegynt 100 deltakere 
Alle med samme poengsum i baneskytingen og treff/innertreff i feltskytingen som siste 
utdelte ungdomsmedalje skal ha medalje. 
 



 
 
Sak 47/2003: Storskjerm på LS 2003 i Oppdal 
Administrasjonen har vært i flere møter med den største leverandøren av storskjermer i 
Norge, som heter B+B. B+B eies av et svensk firma som heter ”massteknik”. Disse er størst 
på utleiemarkedet av slike skjermer i Norden. De er blant annet ansvarlig for skjermen i 
Holmenkollen, Bjerkebanen, Oslo Spektrum, NM-ski m.fl.  
 
Det har også vært befaring og test av skjermen både i Holmenkollen og på Bjerkebanen. 
Skytterstyret har selv hatt sett skjermen i bruk på Bjerkebanen med bilder fra LS 2002. 
Konklusjonen er at en slik skjerm fungerer utmerket til å vise bilder av skiva til en eller flere 
skyttere. Det er også greit å ”tappe” signaler fra NRK under alle finaler og vise dette direkte 
på storskjermen. Før skyting, i pauser og etter skyting kan man vise reklame, TV, barnefilmer 
etc. på denne skjermen. Storskjermen er ca. 40 kvadratmeter stor, og kan sees på avstand fra 
30-150m.  
 
Aktuell tidsperiode for leie av skjerm vil være 4 eller 8 dager. Det første året man leier en slik 
skjerm bør man starte med 4 dager (De siste 4 dagene), p.g.a. den store økonomiske 
belastning det er å leie en slik skjerm. Da får man med klasse 5 innledende skyting og alle 
finaler. Erfaring og tilbakemeldinger vil da vise om det kan være aktuelt med en lengre 
tidsperiode for senere stevner.  
  
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar å bevilge kroner 250 000 til storskjerm for bruk på 
Landsskytterstevnet i Oppdal 2003. Beløpet dekkes av private midler for markedsføring.  
 
  
Meldingssaker:  - Sakslisten for Skyttertinget 
  - Referat fra Nordisk generalsekretærmøte 

- Brev fra Martin Stav ang. fratredelse 
- Brev fra Alf Tobiassen ang. HV’s landsråd 
- Brev fra NOAF v/ Ottar Dalset 
- Prisregulering Sauer 

 
Administrative vedtak: 

- Sammenslåing av skytterlag 
Meisingset skytterlag og Torjulvågen skytterlag i  
Nordmør skyttersamlag slås sammen til ett skytterlag, 
Meisingset skytterlag 

 
- UK for landslaget til Nordisk mesterskap 2003 

Lars Stenerud, Jon G. Hofstad og Engebret Mjøseng 
 
 



År 2003 den 31. juli holdt Norges Skytterstyre møte på Oppdal Quality hotell  
 
Tilstede: Lars Stenerud, Alf Tobiassen, Jon G. Hofstad, Hallvard Eri, Olav K: Vaaje, Henning 
Westerås, Johan Brun og Martin Stav 
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
 
Sak 48/2003: Møte med dirigentene for Skyttertinget 2003 
Skyttertingets møtedirigenter, Inge Hoff og Henning Ivarrud, deltok i møte. Kjøreplan for 
Skyttertinget ble lagt fram og gjennomføringen av Skyttertinget ble drøftet. 
 
Sak 49/2003: Tjenestelister under LS for Norges Skytterstyre 
Det ble gjort fordeling av arbeidsoppgaver for Norges Skytterstyres medlemmer under LS 
2003. 
 
Sak 50/2003: Samlagsskytingen på LS - skivefordelingen  
Forslag fra Uttrøndelag skyttersamlag om å endre skivefordelingen på samlagsskytingen på 
200 meter på Landsskytterstevnet. Det foretas loddtrekning om skivefordelingen på de 3 
første lagene på samlagsskytingen. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar å endre skivefordelingen for samlagsskytingene på 
Landsskytterstevnet. Fra og med 2003 vil samlagene få trukket en skive, som samlagene 
skyter på i de 3 første etappene. Siste etappe blir satt opp etter poengsum (som tidligere). 
 
Sak 51/2003: Endring av LS – turnus. Bytte av turnus 2007/2008 
Turnusordningen for LS for perioden 2006 – 2015 ble vedtatt på Skyttertinget 2002. 
De tekniske arrangører for LS 2007 ( Vestlandet/Førde skytterstadion) og LS 2008 ( Midt-
Norge/Steinkjer skytebane) søker,  etter initiativ fra Steinkjer skyterlag, om å bytte turnus. 
Steinkjer skytterlag ønsker å arrangere LS i 2007 i forbindelse med at Steinkjer by har 150 års 
jubileum i 2007. I tillegg vet administrasjonen at kommunen har stor belastning med andre 
større arrangement i 2008 som f.eks World Cup i skiskyting.  
 
Drøfting: 
Norges Skytterstyre har i utgangspunktet ingen innvendinger mot at Steinkjer skytterlag og 
Førde skyttarlag ønsker å bytte arrangementsår. Steinkjer og Førde byttet også i 1987/88. Den 
gang var det Forsvaret som initierte behovet for å bytte turnus.  
 
Saken dreier seg igjen om bytte av turnus for Vestlandet og Midt-Norge landsdel. Etter 
fjorårets tingvedtak åpnes det for at flere arrangører kan søke innen samme landsdel i henhold 
til turnus. I praksis har eksempelvis Stjørdal meldt interesse for å søke når Midt-Norge har sin 
ordinære turnus i 2008. 
 
Ettersom turnusen ble tingbehandlet i fjor, må Skytterstyrets vedtak gjøres med forbehold om 
at Skyttertinget godkjenner endringen. Det er en fordel at Skyttertinget 2003 tar denne 
beslutningen, fordi søknadsfristen for arrangementet i 2007 er 1. april i 2004. Saken bør også 
avgjøres nå for at Stjørdal skal få en god sjanse til å forberede sin søknad til neste år.  
 
Formelt sett er saken til Skyttertinget kommet for sent, men Skytterstyrets flertall mener 
likevel saken er så viktig at den må tas opp på årets Skytterting. 



  
Vedtak: 
Norges Skytterstyre tar ikke stilling til hvem som skal arrangere LS i Midt-Norge og på 
Vestlandet i 2007 og 2008. Skytterstyret godkjenner at turnusen for Landsskytterstevnet for 
Vestlandet landsdel og Midt-Norge landsdel byttes, slik at Midt-Norge har turnus i 2007, og 
Vestlandet har turnus i 2008. Vedtaket gjøres med forbehold om Skyttertingets godkjenning. 
 
Vedtaket ble gjort mot 1 stemme, som ønsket å avvise saken på grunn av formelle feil.  
 
Sak 52/2003 Finansiering av storskjerm på LS i framtiden  
Administrasjonen tok opp spørsmål rundt finansiering av storskjerm på LS i framtiden. 
Norges Skytterstyre vil evaluere årets LS og komme tilbake til saken i styremøte i september. 
 
Sak 53/2003 Den norske Skyttermedalje - krus  
Administrasjonen la fram noen forskjellige modeller og kostnadskalkyler på krus i forbindelse 
med Den norske Skyttermedalje. Alle som har stått til Skyttermedlajen i sølv i 5 år tellende 
fra 1999 står til kruset. 
 
Vedtak:   
Norges Skytterstyre ga administrasjonen videre føringer og tar saken opp igjen på sitt møte i 
september. 
 
Sak 54/2003 Ordinært banebidrag m. V. – krav om 200-/300 m ved eksisterende bane 
Skytterstyret fattet i sak 6/2003 følgende vedtak: 
 
   ”Norges Skytterstyre vedtar at følgende tilleggskrav skal legges til grunn for tilskudd 
   og bistand fra DFS i skytebanesaker: 
   - Eventuelt samarbeid mellom skytterlag og andre brukere skal organiseres og formaliseres 
     i samarbeid med samlaget og Skytterkontoret. 
   - Planer og retningslinjer for bygging eller ombygging av skytebaner skal vedtas av  
     skytterlagets årsmøte og godkjennes av samlagsstyret. 
   - Det skal planlegges og bygges minimum 5 skiver på 200- eller 300 meter bane. 
   - Felles standplass for 100- og 200- eller 300 meters bane aksepteres, forutsatt utvidelses- 
     muligheter slik at det seinere kan tilrettelegges for skyting med fullt belegg på begge hold 
     samtidig.  
 
   Kravene innarbeides i bidragsbestemmelsene ved neste revisjon av disse.” 
 
Skytterkontoret har mottatt søknad om ordinært banebidrag fra Gausdal skytterlag, som ikke 
har 200- eller 300 m bane i drift, og heller ikke har planer for slik bane. Denne søknaden 
eksemplifiserer problemstillingen.  
 
Drøfting: 
Styrets vedtak i sak 6/2003, tredje strekpunkt, omfatter etter ordlyden kun planlegging og 
bygging av nye baner. Det er dermed ikke eksplisitt klart at styrets skjerpede krav gjelder for 
eksisterende baner. Styrets holdning er at det også for eksisterende skytebaner skal gjelde et 
generelt krav om minimum 5 skiver på 200- eller 300 m for at DFS skal kunne yte bidrag. 
Dette bør likevel presiseres i et nytt vedtak, før neste revisjon av bidragsbestemmelsene. 
 
Vedtak: 



Norges Skytterstyre viser til vedtak i sak 6/2003. Ved neste revisjon av bidrags- 
bestemmelsene innarbeides følgende tillegg til vedtakets tredje strekpunkt:  
    
Ved eksisterende skytebaner må minimum 5 skiver på 200- eller 300 meters bane  
vedlikeholdes 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



År  2003 den 21. og 22. september holdt Norges Skytterstyre møte på Residence Hotell, 
Sandnes 
 
Til stede: Lars Stenerud, Alf Tobiassen, Olav K. Vaaje, Jon G. Hofstad, Jarle Tvinnereim, 
Henning Westerås, Martin Stav og Johan Brun 
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
 
Sak 60/2003: Finansiering av storskjerm på Landsskytterstevnet  
For første gang ble det på årets Landsskytterstevne vist resultater på storskjerm.  
Norges Skytterstyre drøftet ulike løsningsmodeller for finansiering av storskjerm på 
Landsskytterstevnet i framtiden. 
 
Vedtak: 
 

1. Norges Skytterstyre vedtar at det for fremtiden under Landsskytterstevnet skal vises 
resultater på storskjerm. 

2. DFS tar ansvar for kontrakt og økonomi med storskjermleverandør. 
3. DFS inngår avtale med en eller eventuelt flere hovedsponsorer for storskjermen. 
4. Hovedsponsoravtalene stilles til disposisjon for teknisk arrangør, og det avtales med 

DFS tid til disposisjon og formål for lokale sponsorer. DFS forbeholder seg 50% av 
resultatet av lokal sponsorvirksomhet på storskjermen. 

5. Teknisk arrangør er ansvarlig for fornuftig plassering av storskjermen og eventuelle 
utgifter med dette. 

 
Sak 61/2003: Møte med arrangørene av Landsskytterstevnet 2004  
Norges Skytterstyre holdt møte med arrangørene av Landsskytterstevnet 2004. Det ble holdt 
en orientering fra arrangørene om status så langt, og Skytterstyret ga føringer til arrangøren 
om forventninger foran stevnet. 
 
Sak 62/2003: Klassesetting for 2004  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar å endre klassesettingskravene til klasse 2. – 5. Følgende 
poengsummer gjelder fra sesongen 2003 til klassesetting for 2004. 
 
Klasse 2 omfatter skyttere med klassesettingspoengsum fra 200 til og med 216. 
Klasse 3 omfatter skyttere med klassesettingspoengsum fra 217 til og med 229. 
Klasse 4 omfatter skyttere med klassesettingspoengsum fra 230 til og med 238. 
Klasse 5 omfatter skyttere med klassesettingspoengsum fra 239 poeng eller bedre. 
 
For de øvrige klasser gjelder nåværende regelverk.   
 
Sak 63/2003: Regnskap per 31.08 2003
Administrasjonen la fram regnskap per 31.08. 2003. 
 
Vedtak: 
Fremlagt regnskap tas til etterretning. 
 
 



Sak 64/2003: Budsjett for offentlige midler 2004 
Norges Skytterstyre ga signaler til administrasjonen for videre budsjettarbeid fram mot neste 
møte. 
 
Sak 65/2003: Krus til Den Norske Skyttermedalje 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre valgte seidel 0,50 l levert av Argus Markering, til utsalgspris ca. kroner 
140, som 5-års krus til Den Norske Skyttermedalje. 
 
Sak 66/2003: Endring av turnus for Landsskytterstevnet 2007/2008 
Bytte av turnus for LS 2007/2008 ble lagt fram for Skyttertinget 2003. Saken ble avvist på 
formelt grunnlag. 
 
Steinkjer skytterlag bringer i brev av  05.09.2003 på ny saken fram for Norges Skytterstyre og 
ber om at endring av turnus blir satt på sakskartet.  
 
Vedtak:  
Norges Skytterstyre vil legge fram en eventuell formell søknad om endring av turnus for 
Landsskytterstevnet 2007/2008 for Skyttertinget 2004. Midt-Norge og Vestlandet landsdeler 
varsles om at søknad om arrangement av LS 2007 må være sendt inn i samsvar med tidsfrist 
for tingsaker for Skyttertinget 2004.  
 
Vedtaket ble fattet mot 2 stemmer. 
 
Sak 67/2003: Engasjement av prosjektkonsulent i anleggsavdelingen 
Britt Kristin Moe har sagt opp stillingen som anleggskonsulent med virkning fra 31.08.03, 
etter lengre tids fravær grunnet svangerskapspermisjon og sykmelding.  
 
I anleggskonsulentens fravær har oppgavene knyttet til denne stillingen blitt ivaretatt gjennom 
ekstern konsulentbistand. 
 
Skytterkontoret ser behov for en ny medarbeider i anleggsavdelingen, men med andre hoved-
arbeidsområder og som et tidsbegrenset prosjekt. Dette gjelder oppbygging av sentralt 
skytebaneregister med støysoner. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre beslutter at stilling som prosjektkonsulent i anleggsavdelingen utlyses 
med sikte på ansettelse i 2004. Stillingen er et treårig engasjement, knyttet til oppbygging  
av sentralt skytebaneregister i DFS. Lønn og øvrige betingelser føres i B-protokoll. 
 
Sak 68/2003: Landslotteriet 2004 - formål  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar at DFS’ landslotteri 2004 skal ha følgende formål:  
” styrke ungdomsarbeidet i DFS gjennom økt innsats i utdanning av ungdomsledere samt 
informasjon i skolen om de tilbud DFS har for ungdom”. 
 



Sak 69/2003: Skivefordeling samlagsskyting på LS 
I Norges Skytterstyres møte 31. juli 2003 ble det vedtatt å endre rutinene for samlagsskyting 
på Landsskytterstevnet slik at det ble loddtrekning om hvem som skulle ha de forskjellige 
skivene på de første etappene. Dette ble gjennomført på årets LS i Oppdal.   
 
I evalueringen etter stevnet, og etter signaler fra NRK, har det kommet et ønske om at man 
endrer dette igjen og rangerer skytterne etter hver etappe på samlagsskytingen for klasse 1-5. I 
tillegg bestemmes skivefordelingen på 1. etappe av fjorårets resultater.  
Etter 1. etappe foretas det en rangering av lagene slik at beste lag ligger på skive 1, nest beste 
på skive 2. Dette gjennomføres etter etappe 1,2 og 3. 
 
Tilsvarende løsning er vanskelig å gjennomføre på samlagsskytingene på 100m. Dette fordi 
det skytes 2 lag pr. etappe, og man vil da måtte bruke minst 1 time ekstra tid for å 
gjennomføre dette. (Opprop kan ikke starte før listene er klare, som viser hvilket lag de skal 
skyte i.) 
 
Administrativt vil det også bli mer komplekst, selv om det er mulig å gjøre dette.  
Det man bør gjøre på 100m er at skivefordelingen bestemmes av fjorårets resultater på etappe 
1,2 og 3. Ikke loddtrekning slik det er i dag. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar å endre skivefordelingen på samlagsskytingen klasse 1-5. 
Skivefordelingen på 1. etappe bestemmes av fjorårets resultater. Beste lag ligger på skive 1, 
osv. Etter 1. etappe foretas det en rangering av lagene slik at beste lag ligger på skive 1, nest 
beste på skive 2 osv. Dette gjennomføres etter etappe 1, 2 og 3. 
 
For samlagsskytingene på 100m endres skivefordelingen på 1. etappe slik at den bestemmes 
av fjorårets resultater. Beste lag ligger på skive 1, osv. Denne skivefordelingen brukes på de 3 
første etappene. Siste etappe rangeres. 
 
Sak 70/2003: Tildeling av hedersbevisninger 
Hedersbevisninger ble besluttet tildelt. Ført i B-protokoll. 
 
 
Meldingssaker: 
 

1. Rapporter fra LS 2003 fra Skytterkontorets avdelinger 
2. Oversikt over uttak av meteriell fra salgsavdelingen under LS 
3. Melding om kompensasjon for merutgifter som følge av merverdiavgiftsreformen 
4. Rapport fra hovedkomiteen LS 2006 
5. NM skifelt 2004 tildelt Molde og Fannestranden skytterlag  
6. Diverse takkebrev 

 
 
 
 
 
 
 
 
 



B-protokoll fra møte i Norges Skytterstyre 21. og 22. september 2003 
 
Sak 67/2003: Engasjement av prosjektkonsulent i anleggsavdelingen. 
Stillingen avlønnes som førstekonsulent, stillingskode  
1067, med direkte plassering i lønnstrinn 36. Høyere avlønning kan vurderes for særlig 
godt kvalifiserte søkere. Tilsetting skjer på vanlige vilkår. 
 
Sak 70/2003: Hederstegn ble besluttet tildelt følgende: 
Tore Wikberg   Formann FSR 
Nils I.Rosenqvist  Generalsekretær FSR 
Gøran Tibell   Assisterende generalsekretær FSR 
Steen F. Andersen Generalsekretær DDS  
 
 
 
  
 



År 2003 den 27. oktober holdt Norges Skytterstyre møte på Skytterkontoret, Oslo 
 
Til stede: Lars Stenerud, Alf Tobiassen, Olav K. Vaaje, Jon G. Hofstad, Jarle Tvinnereim, 
Henning Westerås, Martin Stav og Johan Brun 
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik  
 
 
Sak 71/2003: Revidert budsjett for offentlige midler 2003 
Norges Skytterstyre vedtok følgende framlagte reviderte budsjett. 
 
Overføres fra følgende hovedposter: 
Post 11 – Administrasjon 222.000 
Post 12 – Arrangementer 177.000 
Post 14 – Driftstilskudd til lavere organisasjonsledd 43.000 
Post 16 – Utdanning 48.000 
Post 20b – Driftstilskudd Norsk Skyttertidende 19.000 
Sum mindreutgifter 509.000 
 
Overføres til følgende hovedposter: 
Post 13 – Medaljer, diplomer og premier 7.000 
Post 15 – Bidrag baner osv 471.000 
Post 18 – Felt og skifeltskyting 31.000 
Sum merutgifter 509.000 
 
 
Sak 72/2003: Budsjettforslag for offentlige midler 2004 
Norges Skytterstyre tar framlagte budsjett for offentlige midler til etteretning. Resultatet av 
drøftingene i Norges Skytterstyre innarbeides i endelig budsjettforslag for offentlige midler 
for 2004 som blir lagt fram til Norges Skytterstyres møte i desember 2003. 
 
Sak 73/2003: Årsplan for miljøpakke 2004 
Norges Skytterstyre slutter seg til framlagt plan for gjennomføring av  
støytiltak med midler fra miljøpakka for 2004. 
 
Følgende skytterlags baner legges til grunn for gjennomføring av miljøpakka 2004, med 
forbehold om mulig utsettelse av et av prosjektene av kostnadsmessige grunner, samt at 
uforutsette omstendigheter kan nødvendiggjøre endringer: 
       
 
Skytterlag  Samlag  Merknader 
Røra   Inntrøndelag  Reserve fra 2003  
Rissa   Fosen   Reserve fra 2003  
Slagen   Vestfold     
Fitjar   Sunnhordland   
Askim   Follo  
Andebu  Vestfold  
   
 
 
 
 



Sak 74 2003: Mandat til Rådgivende utvalg ifbm vedtak i sak 8 på Skyttertinget 2003 - 
saksbehandlingsreglene for Skyttertinget  
Akershus skyttersamlag fremmet for Skyttertinget 2002 et forslag om å endre 
saksbehandlingsreglene i Skytterbokas punkt 4-3. Saken ble utsatt til Skyttertinget 2003, hvor 
Skytterstyret ville drøfte saken videre. 
 
Akershus skyttersamlag fremmet følgende forslag til Skyttertinget 2003 som ble vedtatt med 
57 stemmer: 
 
”Revisjon av regelverket igangsettes høsten 2003 og nytt revidert regelverk legges frem så 
snart dette er klart og senest på Skyttertinget 2005.” 
 
Vedtak: 
Rådgivende utvalg gis i oppdrag, på bakgrunn av vedtak i sak 8 på Skyttertinget 2003, å 
gjennomgå Skytterbokas punkt 1.140 og kapittel 3. Et foreløpig utkast fra utvalgets arbeid 
legges fram senest 15. november 2004, med endelig innstilling 1. mars 2005. 
 
Sak 75/2003: Informasjonsstrategi – iveksetting 
I forbindelse med at Skyttertinget 2003 vedtok ny informasjonsstrategi, ble det i budsjettet for 
private midler avsatt 400 000 kroner for igangsetting av planen i 2004. Intensjonen i forslaget 
var at beløpet skulle brukes til at landsdelskretser, samlag og skytterlag skulle ha økonomi til 
å iverksette de tiltak som ligger i planen.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtok følgende retningslinjer for økonomisk støtte til samlag og 
skytterlag i forbindelse med iverksetting av informasjonsstrategien.  
 

1. Hvert samlag får i 2004 dekket utgifter for inntil 6 000 kroner for tiltak i henhold til 
informasjonsstrategien. Samlagene må dokumentere utgiftene til Skytterkontoret innen 
1. november 2004. Utgifter inntil 6 000 kroner utbetales fortløpende. Eventuelle tiltak 
overskytende 6 000 kroner utbetales innenfor budsjettrammen etter 1. november 2004.  

2. Hvert skytterlag får i 2004 dekket utgifter for inntil 1 500 kroner for tiltak i henhold til 
informasjonsstrategien. Skytterlagene må dokumentere utgiftene til Skytterkontoret 
innen 1. november 2004. Dokumenterte utgifter utbetales fortløpende.  

3. Samlagene innad i samme landsdelskrets må ved behov samarbeide om tiltak i 
samsvar med informasjonsplanens innhold. Utgifter i forbindelse med fellestiltak deles 
opp på det enkelte samlag og vedlegges dokumentasjonen jfr. Punkt 1. 

4. Det må generelt vises økonomisk nøkternhet ved gjennomføring av de enkelte tiltak. 
Dette gjelder spesielt i forbindelse med nødvendig overnatting eller personlig 
forpleining av strategiens målgrupper. Det gis ikke støtte til overnatting for tiltak i 
skytterlag.  

 
Administrasjonen bekjentgjør retningslinjene ved utsending av informasjonsstrategien.  
 
Sak 76/2003: Låneordning ved ansattes kjøp av bil 
Norges Skytterstyre vedtar følgende justerte låneordning for kjøp av bil for ansatte ved 
Skytterkontoret: 

- Maksimal total utlånsramme kr 600 000 
- Maksimalt lånebeløp pr låntaker kr 100 000 



- Rentesats: Tilsvarende høyeste rentesats som DFS har i rente på sine ordinære 
bankinnskudd. Dog skal ikke denne prosentsatsen være lavere enn den til enhver tid 
gjeldende normalrentesats som fastsettes av Stortinget 

- Avdragstid inntil 10 år 
- Serielån 
- Bilen stilles som garanti for lånet, og pantet registreres ved Løsøreregisteret i 

Brønnøysund 
- Ved eventuell fratredelse før avdragstidens utløp må lånet tilbakebetales i sin helhet 
- Det forutsettes at bilen er kaskoforsikret dersom lånet er kr 80 000 eller mer   
- Kontraktsformular for billån utarbeides 

 
Sak 77/2003: Fradragsrett for gaver til frivillige organisasjoner. Søknad om      
godkjenning av DFS som slik organisasjon 
Norges Skytterstyre vedtok å søke Oslo ligningskontor om godkjenning til at organisasjonen 
skal kunne motta pengegaver som gir fradragsrett for giveren. 
 
Sak 78/2003: Heder for Dugleiksmerket 50 ganger 
Akershus skyttersamlag har fremmet forslag om at de mener det vil være på sin plass med en 
ekstra markering det år en skytter klarer gullkravet til Dugleiksmerket for 50. gang. De  
foreslår at DFS skjold nyttes til dette formål.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre innfører en egen markering for den som greier gullkravet til 
Dugleiksmerket for 50.gang. DFS skjold nyttes med følgende inskripsjon: 
 

Dugleiksmerket i gull 50 ganger år xxxx ( egen plate ) 
xxxxxx xxxxxxxxxxxx (navn) 
Norges Skytterstyre gratulerer 

 
Pkt 12.210 i Skytterboka gis følgende tillegg: 
 
Dugleiksmerkeskjold :  DFS’ skjold med egen inskripsjon tildeles den som har klart 
Dugleiksmerke i gull 50 ganger. 
 
Sak 79/2003: Dispensasjonssøknad 
Norges Skytterstyre vedtar at Kenneth Aas, Mostadmark, etter søknad får dispensasjon fra 
regelverkets pkt. 8.170 - Skytestillinger mht. bruk av knestøtte på organisasjonens stevner. 
Dispensasjonen gjelder kun for de år han skyter i klasse Junior." 
 
Meldingssaker: 

1. Brev fra Salten og Rana skyttersamlag 
2. Brev fra Jarle Gården ang. ombudsmøterepresentasjon 
3. Brev om valget på Skyttertinget 2004 
4. Kurs for skytebanekontakter – orientering 
5. Rapport fra månedlig budsjettmøte 30/9-03 
6. Konfliktsak i Vest-Telemark 
7. Brev fra Forsvarets skyteutvalg 
 

Administrativt vedtak: 
Endring av tidspunkt for NM skifelt til 13. og 14. mars 2004 



År 2003 den 6. og 7. desember holdt Norges Skytterstyre møte på Holmenkollen Park 
hotell, Oslo 
 
Til stede: Lars Stenerud, Alf Tobiassen, Olav K. Vaaje, Jon G. Hofstad, Jarle Tvinnereim, 
Henning Westerås og Tor-Egil Håkestad 
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
 
Sak 80/2003: Tilskudd til kjøp av elektroniske skiver på 100m baner 
I henhold til Skytterstyres drøfting i styremøte 27. oktober, forelå det notat fra 
administrasjonen som drøftet en eventuell innføring av økonomisk støtte til kjøp av 
elektroniske skiver på 100 meter. 
 
Vedtak: 
Saken utsettes og oversendes DFSU for uttalelse. DFSU`s uttalelse må foreligge innen 15. 
februar 2004. Deretter legges saken fram for Norges Skytterstyre i marsmøtet 2004, med 
administrasjonens forslag til regelverk for ordningen.     
 
Sak 81/2003: Skyteboka for Landsskytterstevnet 2004 
Arrangørene Gann, Gjesdal og Klepp har søkt om godkjenning av pris på skyteboka til 
Landsskytterstevnet 2004. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar følgende satser for skyteboka 2004.  
 
    KL. 1-5, AG3, V55, V65, V73     Jr/ER/Rekr. 
 
Arrangement   kr. 345,-     kr. 230,- 
Premieinnskudd bane  kr. 125,-     kr. 125,- 
Premieinnskudd felt  kr. 130,-     kr. 130,- 
Premieinnskudd Stang kr.   60,-     kr.   (60,-) Jr. 
Premieinnskudd felth.  kr.   60,-     kr.   (60,-) Jr. 
Premieinnskudd minnesk. kr.   25,-     kr.   25,-  
Sum skytebok   kr. 745,-     kr. 510,-  (630,-) Jr. 
 
Ved påmelding  kr. 345,-     kr. 230,- 
Ved innløsning av Sk.bok kr. 400,-     kr. 280,-  (400,-) Jr. 
 
Premieinnskudd for ikke skutte øvelser refunderes fra arrangøren til skytterlagene som et 
ordinært premieoppgjør etter landsskytterstevnets slutt.  
 
Kompensasjon for gavepremier fra DFS:     kr. 80,- 
Kompensasjon til DFS for ikke innløste skytebøker: Senior/veteran kr. 85,- 
               Rekruttklassene kr. 50,- 
 
Skytterkontoret produserer og trykker deltakeravis med troféoversikt som kompenseres fra 
teknisk arrangør med kroner 10,- per påmeldte deltaker.    
 
Ved etteranmelding til ca. tre uker før stevnestart betales et tilleggsgebyr på kroner 600,- for 
seniorklassene og kroner 300,- for rekrutteringsklassene.  



 
Campingavgiften settes til kroner 900,-. Det presiseres at det ikke skal være noen form for 
innkvarteringsgebyr i tillegg. 
 
Sak 82/2003: Møteplan for Norges Skytterstyre 2004 
Norges Skytterstyre vedtar følgende møteplan for 2004: 
 
1. Mandag  8. mars   Oslo 
2. Mandag  26. april  Oslo 
3. Søndag-mandag 23.-24. mai  Oslo 
 
4. Torsdag.  29. juli   Sandnes 
5. Fredag   30. juli   Sandnes (Skyttertinget) 
6. Lørdag   31. juli   Sandnes (Skyttertinget) 
 
7. Søndag-mandag 19.-20. september Dombås 
8. Mandag  25. oktober  Oslo 
9. Fredag-søndag 3.-5. desember Oslo 
 
Møtene i Oslo holdes normalt mandag på Skytterkontoret, men administrasjonen vurderer 
saksmengde og innkaller om nødvendig til møtestart søndag.  
 
Sak 83/2003 Representasjon for Norges Skytterstyre 2004 
Norges Skytterstyre vedtar følgende representasjon for Skytterstyret i 2004.  
  

1.         Kurs for nye tillitsvalgte i samlagene, Oslo, 30. januar – 1. februar  
Lars Stenerud, Alf Tobiassen, Einar Vorland (for Henning Westerås) 

 
2. Landskamp Norge - Sverige i skifeltskyting, Sunne/Varmland/Sverige  

27. – 28. februar 
Jarle Tvinnereim 

 
      3.         NM i skifeltskyting, Molde og Fannestranden, 13. og 14. mars  

Jon G. Hofstad 
  

4.         HVs Landskonkurranse for ungdom 
Jon G. Hofstad, Henning Westerås 

  
5.         Nordisk ungdomslandskamp, Danmark, 17. og 18. juli   

Olav K. Vaaje, Henning Westerås 
  

6.         Landsskytterstevnet i Sandnes, 31. juli – 6. august 
Hele styret 

 
7.        Norgescupavslutning 28. og 29. august., Toven & Drevvatn, Svenningdal,   

Mosjøen  
Alf Tobiassen 
  

 
 



8.        NM i skogsløp med feltskyting, Øvrebø, 4. og 5. september 
Olav K. Vaaje 

 
      9.         Nordisk mesterskap i bane-,felt,-og felthurtigskyting. Visby/Sverige 

   3. - 5. september 
Formann, Nestformann (lagleder), Jarle Tvinnereim, Generalsekretær 

  
10.      Nordisk formannsmøte ( i Norge) 16.-17. oktober 

Formann, Formann i DFSU, generalsekretær, assisterende generalsekretær 
  
Styremedlemmer representerer DFS ved møter i landsdeler/landsdelskretser/samlag etter 
kunngjøring på et foregående styremøte. Reiser utover dette må avklares kostnadsmessig med 
formannen. 
 
Sak 84/2003: Uttakskomite for Nordisk mesterskap 2004 
Til uttakskomite for Nordisk mesterskap for seniorer i 2004 oppnevnes følgende: Lars 
Stenerud, Alf Tobiassen og Engebret Mjøseng. 
 
Sak 85/2003: Budsjettforslag offentlige midler 2004 
Norges Skytterstyre vedtok følgende budsjett for offentlige midler i 2004: 
 
 Budsjett 2004 Budsjett 2003 Endring 
UTGIFTER    
11 Administrasjon 7 848 000 7 700 000 148 000 
    
12 Arrangementer    
12a Landsskytterstevnet 1 205 000 800 000 405 000 
12b Nordisk Mesterskap 335 000 300 000 35 000 
12c Norgescup baneskyting 70 000 42 000 28 000 
12d NM skifelt og skogsløp 55 000 46 000 9 000 
Sum post 12 1 665 000 1 188 000 477 000 
    
13 Medaljer og premier 602 000 565 000 37 000 
    
14 Driftstilskudd til lavere organisasjonsledd 3 281 000 2 969 000 312 000 
    
15 Bidrag baner osv    
15a Ordinære banebidrag 5 173 000 5 144 000 29 000 
15b Bidrag fra miljøpakka 5 000 000 5 000 000 0 
Sum post 15 10 173 000 10 144 000 29 000 
    
16 Utdanning 934 000 865 000 69 000 
    
17 Rekruttering 1 515 000 1 515 000 0 
    
18 Felt- og skifeltskyting    
18a Feltskyting 378 000 360 000 18 000 
18b Skifeltskyting 286 000 296 000 -10 000 
Sum post 18 664 000 656 000 8 000 



    
19 Ammunisjonsbidrag 1 500 000 1 773 000 -273 000 
    
20 Markedsføring    
20a Informasjon 670 000 550 000 120 000 
20b Driftstilskudd Norsk Skyttertidende 568 000 567 000 1 000 
Sum post 20 1 238 000 1 117 000 121 000 
    
Sum utgifter 29 420 000 28 492 000 928 000 
    
Ordinært tilskudd 24 000 000 23 492 000 508 000 
Miljøpakkemidler 5 000 000 5 000 000 0 
Overføringer fra 2003 420 000 0 420 000 
    
 
Sak 86/2003: Angående innføring av e-post til samlagene  
Skyttertinget vedtok i 2003 å gi gratis e-postadresse til alle samlag. Fra administrasjonen 
forelå det notat om å utvide ordningen til også å gjelde landsdelskretser. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre utvider ordningen med gratis e-postadresser til også å gjelde 
landsdelskretser. Administrasjonen gis i oppdrag å finne en leverandør som for framtiden 
tilbyr norsk løsning for E-posttilknytning. 
 
Sak 87/2003: Webløsning for påmelding til LS 
Norges Skytterstyre vedtar å innføre webpåmelding for Landsskytterstevnet. Leverandøren 
dform.no tildeles etter anbud oppdraget med utvikling av webpåmeldingen. Løsningen skal 
være klar til bruk for Landsskytterstevnet 2004. 
 
Sak 88/2003: Endring av mesterskapsmedaljer i DFS 
Under DFSU møte på Oppdal, 5. august, ble sak angående systemet for utdeling av 
mesterskapsmedaljer i DFS drøftet: 
 
Vedtak i DFSU: 
DFSU foreslår at ordningen rundt mesterskapsmedaljene i DFS, drøftes av Norges 
Skytterstyre og eventuelt videresendes Rådgivende utvalg for utredning. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre drøftet på bakgrunn av henvendelse fra DFSU, systemet for 
mesterskapsmedaljer i DFS. Skytterstyret ønsker ikke en endring av dagens ordninger. 
 
Sak 89/2003: Søknad om økonomisk støtte til finalearena Stang-og felhurtigskyting på     
LS-04 
Landsskytterstevnet 2004 søker om støtte på kr. 50 000,- for bygging av tribune på Stang-og 
felthurtigskytingsarenaen på LS 2004.  
Norge Skytterstyre ser positivt på søknaden og vil med tildelingen forvente at arrangøren 
sørger gode publikumsforhold i forbindelse med oppsett av resultatdisplayer og storskjerm.  
 
 



 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre tildeler etter søknad Landsskytterstevnet 2004 kr. 50 000,- til 
opparbeidelse av publikumstribuner på Vatne skytebane.    
 
Sak 90/2003: Tildeling av ekstraordinære banebidrag 
Styret besluttet i møte 27. oktober 2003 å kunngjøre adgang til å søke ekstraordinært 
banebidrag for inneværende år. Dette på grunn av en gunstigere budsjettsituasjon enn 
forventet. Kr 471.000 ble besluttet avsatt til pott for ekstraordinære banebidrag. 
 
Søknadsadgang ble kunngjort ved rundskriv til samtlige skytterlag og samlagenes skytebane- 
kontakter. 
 
Ved søknadsfristens utløp forelå til sammen 122 søknader om ekstraordinært banebidrag.  
 
I kunngjøringen ble det presisert at tiltak for å fremme sikkerheten ved den enkelte bane ville 
bli prioritert. I tillegg ble andre nødvendige utgifter av ekstraordinær karakter framhevet. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar tildeling av ekstraordinære banebidrag til i alt 57 skytterlag,  
i henhold til søknadsliste. Tildelingen er i samsvar med forutsetningen om å prioritere tiltak 
som fremmer sikkerheten ved den enkelte bane, samt andre nødvendige utgifter av ekstra- 
ordinær karakter. Hvert av de 57 skytterlagene gis et bidrag på kr. 8 263,-.  
 
Sak 91/2003: Tildeling av NM skogsløp med feltskyting 2004 
Øvrebø skytterlag har fremmet søknad om tildeling av NM i skogsløp med feltskyting i 2004. 
Skytterlagets årsmøte har drøftet søknaden og støtter denne. 
 
DFS/SFU behandlet i møte 28. november kandidaturet til Øvrebø skytterlag, og innstiller 
ovenfor Norges Skytterstyre at mesterskapet tildeles søkeren.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre tildeler NM i skogsløp med feltskyting for 2004 til Øvrebø skytterlag.  
 
Meldingssaker:  

1. Brev om fritak for deltakelse i Landslotteriet 
2. Samarbeid DFS/Norges Skytterforbund/Forsvarets skyteutvalg –  rapport fra møte 
3. Premieveiledning for Landsskytterstevnet 
4. Søknad fra LS 2004 om å skyte Stang-og felthurtigskyting før feltrunden 
5. Spørsmål fra administrasjonen angående oppfølging av sak 13 fra Skyttertinget 2003  
6. Ny avtale med NRK 
7. Henvendelse angående søknad om hederstegn 
8. Tildelte skjold og fortjenstdiplomer i 2003 
9. Takkebrev fra Thor Erik Storholm 
10. Brev fra DFSU 
11. Personalsak 
12. Oppsummering av Regionalt seminar på Østlandet 

 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



År 2004 den 8.mars holdt Norges Skytterstyre møte på Skytterkontoret 
 
Til stede: Lars Stenerud, Alf Tobiassen, Olav K. Vaaje, Jon G. Hofstad, Jarle Tvinnereim, 
Henning Westerås og Ferdinand Brovold  
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik  
  
Sak 1/2004: Tingsak. Regnskap for private og offentlige midler år 2003 
 
Følgende regnskap og revisjonsberetning for 2003 legges fram for Skyttertinget 2004: 
 
ÅRSBERETNING 2003 AVGITT I HENHOLD TIL REGNSKAPSLOVEN 
 
Det frivillige Skyttervesen (DFS) er en ideell, frivillig, landsomfattende organisasjon 
opprettet av Stortinget i 1892 med formål å fremme praktisk skyteferdighet innen det norske 
folk og derved dyktiggjøre det for landets forsvar.   
 
Virksomheten skjer i skytterlagene (ca 930) over hele landet etter retningslinjer gitt av 
Stortinget, Skyttertinget og Norges Skytterstyre, med en utøvende administrasjon plassert ved 
Skytterkontoret i Oslo.  Den daglige sentrale virksomhet er basert på årlig bevilgning til DFS 
over Forsvarsbudsjettets kap. 1719. 
 
DFS har en egen salgsavdeling hvor våpen, ammunisjon og organisasjonsartikler omsettes.  
Annet hvert år har DFS et landslotteri.  Inntektene fra denne virksomheten dekker en del 
utgifter som ikke kan belastes det regnskapet som viser bruk av bevilgningen gitt over 
Forsvarsbudsjettet. 
 
Fortsatt drift av organisasjonens virksomhet er lagt til grunn for regnskapet, da styret anser at 
forutsetningen for fortsatt drift av den sentrale virksomheten er til stede. 
 
Arbeidsmiljøet ved Skytterkontoret er sikret gjennom internkontroll for å ta vare på helse, 
miljø og sikkerhet.  Et eget verneombud sørger for at de pålagte kontrollrutiner blir fulgt.  
Skytterkontoret er tilknyttet bedriftslegeordning. 
 
På Skytterkontoret jobber det 3 kvinner og 11 menn.  Ingen av de ansatte jobber deltid.  
Gjennomsnittslønnen for alle ansatte er kr 329.100.  Gjennomsnittslønnen til kvinnene er noe 
lavere enn for mannlige ansatte, noe som begrunnes i at 2 av de 3 kvinnelige ansatte er ansatt i 
kontorstøttefunksjoner.  Generalsekretær og assisterende generalsekretær, som utgjør 
Skytterkontorets ledelse, er begge menn.  Alle stillinger på Skytterkontoret har sin egen 
stillingskode etter Statens Lønnsplanhefte, og følgelig en fast lønnsramme.  Dette momentet 
er viktig for å fremme likestilling mellom kjønnene på Skytterkontoret.   Det kan også nevnes 
at av de 4 siste ansatte er halvparten kvinner.  Den ene av disse stillingene er en 
mellomlederstilling (for tiden ubesatt), mens den andre er en selvstendig konsulentstilling. 
 
Andelen kvinner blant de voksne aktive skytterne utgjorde i 2003  ca 10 %, og andelen synes 
å være økende.  I hele organisasjonen jobbes det for å få større kvinneandel i tillitsmanns-
apparatet på alle nivåer.  Dette bør også kunne bli retningsgivende ved framtidige ansettelser 
på Skytterkontoret.  Ved framtidige stillingsutlysninger på Skytterkontoret vil kvinner bli 
oppfordret til å søke. 
 



Det har ikke vært alvorlige skader eller ulykker som har rammet de ansatte i 2003.  
Sykefraværet ved Skytterkontoret utgjorde 6,8 % av den ordinære arbeidstiden.  Av dette 
utgjorde 5,0 % langtidssykefravær. 
 
 
Organisasjonens virksomhet påvirker det ytre miljøet på to hovedområder: 

- Gjennom salgsvirksomheten gjør en seg nytte av de transport- og 
distribusjonstilbud som finnes i samfunnet, og 

- aktiviteten i skytterlagene påvirker det ytre miljø, vesentlig i form av støy.  Disse 
forholdene er regulert gjennom Forurensningsloven og tilhørende 
konsesjonsbestemmelser. 

 
 

 
 

Oslo, 08. mars 2004 
 
 
 
 
 

 
Lars Stenerud 

Formann 
Alf Tobiassen 
Nestformann 

Olav K. Vaaje 
Styremedlem 

 
 
 

Jon G. Hofstad 
Styremedlem 

 

 
 
 

Jarle Tvinnereim 
Styremedlem 

 
 
 

Henning Westerås 
Styremedlem 

 
 
 

 
 

Ferdinand Brovold 
Kongevalgt medlem 

 

 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 



REGNSKAP PRIVATE OG OFFENTLIGE MIDLER  
Resultatregnskap 2003 

    
DRIFTSINNTEKTER Noter 2003 2002
    
Salgsinntekter 3,4,5 25 279 824 22 630 163
Abonnementsinntekter 4 1 792 590 1 666 817
Offentlige tilskudd 2 29 512 135 28 376 471
Andre driftsinntekter  114 761 35 000
Salgsinntekter landslotteriet   2 416 556
Sum driftsinntekter  56 699 310 55 125 007
    
DRIFTSKOSTNADER    
Varekostnad 1 22 365 909 21 050 648
Lønnskostnad 1,11 6 947 886 6 863 309
Avskrivning varige driftsmidler 1,8 135 380 223 118
Annen driftskostnad 1 10 763 205 12 178 430
Utbetalte tilskudd 1 14 347 506 12 828 752
Sum driftskostnad  54 559 886 53 144 257
    
NETTO TIL/FRA OFFENTLIGE MIDLER    
Overførte offentlige midler til neste periode 2,15 -1 999 188 -874 242
Overførte offentlige midler fra tidligere år 2,15 874 242 737 870
    
DRIFTSRESULTAT PRIVATE MIDLER  1 014 478 1 844 378
    
 
 
 
FINANSINNTEKTER OG FINANSKOSTNADER    
Sum finansinntekter  743 373 625 620
Sum finanskostnader  1 098 1 379
Resultat av finansposter  742 275 624 241
    
ORDINÆRT RESULTAT FØR SKATT  1 756 753 2 468 619
    
Tilbakebetalt skatt 14 206 874 139 094
    
ÅRSRESULTAT  1 963 627 2 607 713
    
Overføringer og disponeringer    
Overførte midler DFSU 7 -155 094 -44 167
Overførte midler DFS Trygdefondet 13 3 846 3 663
Rekrutteringsfremmende tiltak    
Markedsføring info    
Felt-/skifelt  6 076 776 783
Avsatt til fri egenkapital  2 108 799 1 871 434
Sum  1 963 627 2 607 713
 



 
DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
BALANSE PR 31.12.2003 
    
 Noter 2003 2002
EIENDELER    
    
ANLEGGSMIDLER    
Varige driftsmidler    
Driftsløsøre, inventar, kontormaskiner 8 0 44 980
Sum varige driftsmidler  0 44 980
    
Finansielle anleggsmidler    
Lånefinansiering reservedelslager 9 500 001 500 001
Sum finansielle anleggsmidler  500 001 500 001
    
SUM ANLEGGSMIDLER  500 001 544 981
    
    
OMLØPSMIDLER    
Varer 10 4 356 549 2 777 993
    
Fordringer    
Kundefordringer  2 065 858 1 392 038
Andre kortsiktige fordringer 10 305 112 216 983
Sum fordringer  2 370 970 1 609 021
    
Bankinnskudd, kontanter og lignende 12 12 975 976 8 455 434
    
SUM OMLØPSMIDLER  19 703 495 12 842 448
    
SUM EIENDELER  20 203 496 13 387 429
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
BALANSE 31.12.2003 
 Noter 2003 2002
EGENKAPITAL OG GJELD    
    
EGENKAPITAL    
Opptjent kapital    
Øremerkede midler:    
DFSU midler 7 301 099 456 193
Rekrutteringsfremmende tiltak  708 475 708 475
DFS Trygdefondet 13 647 132 643 286
Felt-/skifelt  1 482 706 1 476 630
Markedsføring/informasjon  663 040 663 040
Sum øremerkede midler  3 802 452 3 947 624
    
Fri egenkapital  6 673 758 4 564 959
    
Sum opptjent kapital  10 476 210 8 512 583
    
SUM EGENKAPITAL  10 476 210 8 512 583
    
GJELD    
Kortsiktig gjeld    
Ubenyttet offentlige midler 15 1 999 188 874 242
Leverandørgjeld  5 436 613 2 622 916
Skyldig offentlige avgifter  750 014 490 305
Annen kortsiktig gjeld  1 541 471 887 383
Sum kortsiktig gjeld  9 727 286 4 874 846
    
SUM GJELD  9 727 286 4 874 846
    
SUM EGENKAPITAL OG GJELD  20 203 496 13 387 429
    
 

 
 

Oslo, 08. mars 2004 
 
 
 

Lars Stenerud 
Formann 

Alf Tobiassen 
Nestformann 

Olav K. Vaaje 
Styremedlem 

 
 
 

Jon G. Hofstad 
Styremedlem 

 

 
 
 

Jarle Tvinnereim 
Styremedlem 

 
 
 

Henning Westerås 
Styremedlem 

 
 
 

 
 

Ferdinand Brovold 
Kongevalgt medlem 

 



 
 
DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
 
Regnskapsprinsipper 
Årsregnskapet er satt opp i samsvar med regnskapslovens bestemmelser og er utarbeidet 
etter norske regnskapsregler og anbefalinger til god regnskapsskikk. 
 
Regnskapet omfatter Det frivillige Skyttervesens private midler og offentlige midler.  Det er 
utarbeidet et separat regnskap for offentlige midler mottatt over statsbudsjettet som er inntatt 
som note i regnskapet.  Eventuelle offentlige midler som ikke er benyttet i tildelingsåret, men 
som overføres til bruk senere år, inngår som betalingsmidler og er oppført som ubenyttede 
offentlige midler i balansen. 
 
Aktiviteten som er finansiert over DFS’ private midler, er i regnskapet fordelt på følgende 
virksomhetsområder: 
 

- Salg av våpen, ammunisjon og organisasjonsartikler, 
- drift av Norsk Skyttertidende, 
- utvikling og salg av administrasjonsprogram for skytterlag og skyttersamlag, og 
- annen organisasjonsvirksomhet som ikke dekkes av offentlige midler 

 
Transaksjoner regnskapsføres til verdien på transaksjonstidspunktet og inntekt resultatføres 
når den er opptjent.  Utgifter er kostnadsført i samme periode som tilhørende inntekt. 
 
Klassifisering av balanseposter 
Omløpsmidler og kortsiktig gjeld omfatter normalt poster som forfaller til betaling innen et år 
etter balansedagen, samt poster som knytter seg til varekretsløpet.  Øvrige poster er 
klassifisert som anleggsmidler. 
 
Kundefordringer 
Kundefordringene er oppført i balansen til pålydende etter fradrag for avsetninger til forventet 
tap. 
 
Varebeholdninger 
Lager av innkjøpte varer for videresalg er verdsatt til laveste av anskaffelseskost etter FIFO-
prinsippet og virkelig verdi. 
 
Varige driftsmidler 
Eiendeler bestemt til varig eie og bruk, balanseføres og avskrives.  Avskrivning 
gjennomføres lineært over driftsmidlets økonomiske levetid.  Driftsmidler som dekkes av 
offentlige midler nedskrives direkte med mottatte tilskuddsmidler. 
 
Skatter 
Ved kjennelse i overligningsnemda ble DFS’ virksomhet som vedrører salg av våpen og 
ammunisjon ansett som ikke skattepliktig virksomhet. 
 
Pensjonsforpliktelser 
DFS har avtale om avtalefestet pensjonsordning.  Ordningen er tilskuddsbasert gjennom 
medlemskap i Statens Pensjonskasse.  Det er derfor ingen pensjonsforpliktelser knyttet til 
ordningen. 
 
 
 



 
 
 



Note 1 Fordeling av kostnader       
    
  Varekostnad Lønnskostnad Avskrivninger Annen kostnad Utbet tilskudd Sum 
Private midler   
Salgsvirksomheten 21 060 508 821 535  1 261 103 23 143 146 
Norsk Skyttertidende 1 305 401 722 309  399 559 2 427 269 
Administrasjonsprogrammet 61 785  220 530 282 315 
Øvrig virksomhet private midler 35 000 11 533 784 769 42 560 873 862 
Sum private midler 22 365 909 1 640 629 11 533 2 665 961 42 560 26 726 592 
    
Offentlige midler       
11 Administrasjon  4 564 251 33 447 3 002 694  7 600 392 
12a Landsskytterstevnet  235 768  548 163  783 931 
12b Nordisk Mesterskap  45 723  206 776  252 499 
12c Norgescupen i baneskyting  4 630  10 243 27 000 41 873 
12d NM skifelt og skogsløp  1 534  31 434 16 000 48 968 
13 Medaljer/diplomer og premier    588 487  588 487 
14 Statsbidrag lag/samlag og kretser     3 173 595 3 173 595 
15a Anleggsavdelingen  38 445  1 557 496 3 421 889 5 017 830 
15b Miljøpakkemidler  20 041  294 694 4 975 292 5 290 027 
16 Utdanning  207 872  627 126 57 474 892 472 
17 Rekruttering  96 996  687 537 835 692 1 620 225 
18 Feltskyting/skifeltskyting  35 474  177 867 439 489 652 830 
19 Ammunisjonsbidrag   1 310 617 1 310 617 
20 Markedsføring  56 523 90 400 364 727 47 898 559 548 
Sum offentlige midler 0 5 307 257 123 847 8 097 244 14 304 946 27 833 294 
        
Sum totalt 22 365 909 6 947 886 135 380 10 763 205 14 347 506 54 559 886 
   
   



Note 2 - DFS offentlige midler    
 2003  2002
INNTEKTER    
Ordinært tilskudd 23 492 000  23 000 000
Miljøpakkemidler 5 000 000  5 000 000
Prosjektmidler håndbok  100 000
MVA-kompensasjon 332 330  276 471
Fra Frisam 687 805  
Sum inntekter 29 512 135  28 376 471
    
UTGIFTER    
11 Administrasjon 7 600 392  8 050 826
    
12 Arrangementer    
12a Landsskytterstevnet 783 931  1 101 168
12b Nordisk Mesterskap 252 499  274 121
12c Norgescupen i baneskyting 41 873  51 251
12d NM skifelt og NM skogsløp 48 968  29 021
Sum post 12 1 127 271  1 455 561
    
13 Medaljer, diplomer og premier 588 487  550 527
    
14 Tilskudd lag, samlag og kretser 3 173 595  2 992 057
    
15 Anleggsavdelingen    
15a Ordinær drift 5 017 830  5 133 578
15b Miljøpakken 5 290 027  5 326 202
Sum post 15 10 307 857  10 459 780
    
16 Utdanning 892 472  953 600
    
17 Rekruttering 1 620 225  1 448 775
    
18 Felt- og skifeltskyting    
18a Feltskyting 371 233  381 000
18b Skifeltskyting 281 597  169 015
Sum post 18 652 830  550 015
    
19 Ammunisjonsbidrag 1 310 617  1 279 301
    
20 Markedsføring  
20a Informasjon 559 548  499 657
20b Driftstilskudd Norsk Skyttertidende 553 895  
Sum post 20 1 113 443  499 657
    
Sum utgifter 28 387 189  28 240 099
Sum utgifter ekskl interne overføringer 27 833 294  26 960 798
    
Ubenyttede prosjektmidler 1 124 946  136 372
    
Overført prosjektmidler fra tidligere år 874 242  737 870
Overført prosjektmidler til senere perioder 1 999 188  874 242
Resultat offentlige midler 0  0



Note 3 – Driftsregnskap salgsvirksomheten
 SUM VÅPEN AMMUNISJON ANNET SALG 
 2003 Budsjett 2002 2003 2002 2003 2002 2003 2002 
Salgsinntekter          
Ordinære salgsinntekter 24 380 181 19 000 000 21 716 815 9 041 790 7 686 895 14 343 193 13 369 682 995 198 660 238 
Pristilskudd 1 200 000 1 279 301   1 279 301   
Sum salgsinntekter 24 380 181 20 200 000 22 996 116 9 041 790 7 686 895 14 343 193 14 648 983 995 198 660 238 
          
Varekostnader          
Varekjøp 22 639 064 17 675 000 19 304 878 8 413 790 6 096 754 13 539 187 12 620 980 686 087 587 144 
Endring varelager -1 578 556 0 370 669 -919 947 246 817 -661 410 261 994 2 801 -138 142 
Sum varekostnader 21 060 508 17 675 000 19 675 547 7 493 843 6 343 571 12 877 777 12 882 974 688 888 449 002 
          
Bruttofortjeneste 3 319 673 2 525 000 3 320 569 1 547 947 1 343 324 1 465 416 1 766 009 306 310 211 236 
Bruttofortjeneste i prosent 13,62 12,50 14,44 17,12 17,48 10,22 12,06 30,78 31,99 
          
Lønnskostnader 821 535 872 000 783 423       
      
Avskrivning driftsmidler 22 385      
         
Annen kostnad         
Fraktkostnader 614 973 600 000 553 075      
Husleiekostnader 232 531 265 000 251 702     
Leasing/driftsavtaler 11 838 10 000 37 610      
Inventar, kontormaskiner 4 825    
Revisjon 39 645 40 000 54 255    
Servicestasjonene  25 000        
Andre konsulenttjenester 19 689 10 000 59 675       
Kontorrekvisita, trykksaker 50 235 50 000 65 145       
Telefon og porto 35 437 25 000 45 686       
Reise- og oppholdsutgifter 79 084 75 000 70 787       
Markedsføring 124 143 160 000 173 667       
Forsikringer 26 891 20 000 26 429       
Tap på fordringer 21 812       
Sum annen kostnad 1 261 103 1 280 000 1 338 031       
Driftsresultat 1 237 035 373 000 1 176 730       



Note 4 – Driftsregnskap for Norsk Skyttertidende
    
 Regnskap Budsjett Regnsk 2002
Driftsinntekter:    
Annonseinntekter 615 547 530 000 650 387
Abonnementsinntekter 1 792 590 1 870 000 1 666 817
Driftstilskudd fra offentlige midler 553 895 604 000
Sum driftsinntekter 2 962 032 3 004 000 2 317 204
    
Produksjon-/distribusjonskostnader    
Trykningsutgifter 803 162 800 000 870 115
Porto- og distribusjon 465 183 400 000 450 405
Konsulenttjenester 37 056 60 000 54 581
Sum produksjons-/distribusjonskost 1 305 401 1 260 000 1 375 101
    
Lønnskostnader 722 309 803 000 270 419
    
Annen driftskostnad    
Husleiekostnader 91 867 101 000
Inventar, kontormaskiner osv 1 795 40 000 26 000
Revisjonshonorar 10 627 20 000 26 400
Andre honorarer 676 10 000 12 164
Kontorrekvisita 30 559 15 000 35 028
Telefon og porto 37 400 30 000
Reise- og oppholdsutgifter 194 883 220 000 248 865
Markedsføring 29 780 40 000 9 482
Forsikring 1 972 5 000  
Sum annen driftskostnad 399 559 481 000 357 939
    
Driftsresultat 534 763 460 000 313 745
    
Lønns- og husleiekostnadene er vist i driftsregnskapet.  Disse 
kostnadene er kompensert med driftstilskudd fra offentlige midler 
(kr 553.895).  I 2002 og tidligere har disse kostnadene vært bokført 
i regnskapet for offentlige midler og vist som en andel av 
felleskostnadene.  I 2002 utgjorde denne andelen kr 532.610. 
 
Note 5 – Salg administrasjonsprogram til skytterlag og skyttersamlag
    
 Regnskap Budsjett Regnsk 2002
Inntekter:    
Salgsinntekter 284 096 205 000 262 961
Sum inntekter 284 096 205 000 262 961
    
Lønnskostnader 61 785 40 000 27 631
    
Annen driftskostnad    
Inventar kontormaskiner osv 10 160 35 000  
Konsulenthonorarer EDB 151 844 90 000 191 154
Kontorrekvisita 17 980 20 000 20 540
Telefon og porto 11 995 5 000 5 567
Reise- og oppholdsutgifter 28 551 15 000 8 550
Markedsføring 8 435
Sum annen driftskostnad 220 530 165 000 234 246
Driftsresultat 1 781 0 1 084



Note 6 – Øvrig virksomhet 
  

Regnskap Budsjett Regnsk 2002
Lønns-/personalkostnader 35 000 40 000 38 140
Avskrivninger 11 533 58 000 57 696
Inventar og utstyr 3 749 17 049
Reise- og oppholdsutgifter 24 434 80 000 114 022
Representasjon 109 929 100 000
Kontingenter og gaver 30 782 50 000 27 738
Forsikring 10 000 -3 663
Innkommet på tidligere avskrevet -36 232
Storskjerm Landsskytterstevnet Oppdal 247 533

462 960 338 000 214 750
 
 
 
Note 7 – Organisasjonsutgifter 
 Regnskap Budsjett Regnsk 2002
Landsskytterstevnet 235 463 250 000 181 936
Nordisk Mesterskap 4 500 30 000 2 851
Skifeltskyting 15 845 10 000 15 260
DFSU 155 094 200 000 44 167
 410 902 490 000 244 214
 
 
 
Note 8 – Varige driftsmidler  

Salgs- Øvrig Offentlige 
avdelingen virksomhet midler Sum

Anskaffelseskost 01.01.03 108 405 192 325 232 031 532 761
Tilgang 0 0 90 400 90 400
Avgang 0 0 0 0
Anskaffelseskost 31.12.03 108 405 192 325 322 431 623 161

 
Akkumulerte av- og nedskrivninger 
31.12.03 108 405 192 325

 
322 431 623 161

 
Bokført verdi 31.12.03 0 0 0 0

 
Årets ordinære avskrivninger 11 533 33 447 44 980
Nedskrivninger med tilskuddsmidler 90 400 90 400
Årets av- og nedskrivninger 0 11 533 123 847 135 380

 
Økonomisk levetid 3 år 3 år 3 år 
Avskrivningsplan 30 % 30 % 30 % 
 
 
Note 9 – Fordringer/gjeld  
Fordringer med forfall senere enn ett år:  

2003 2002
Lånefinansiering reservedelslager 500 001 500 001

 
Ingen del av gjelden forfaller senere enn 5 år 
 



Note 10 – Varebeholdninger  
2003 2002

Våpen 1 751 535 831 588
Ammunisjon 1 866 687 1 205 277
Organisasjonsartikler 738 327 741 128
Sum 4 356 549 2 777 993

 
Beholdning av premier og plaketter 62 153 52 510

 
Beholdningene er oppført til anskaffelseskost.  Det er ikke ukurans i beholdningene. 
Beholdningen av premier og plaketter er vurdert som forskuddsbetalt kostnad og inngår i
posten "annen kortsiktig fordring".  
 
 
Note 11 – Lønnskostnader ansatte, godtgjørelser, lån til ansatte  
 
Samlede lønnskostnader i resultatregnskapet er fordelt på følgende poster: 

2003 2002
Lønnskostnader 5 983 200 5 924 323
Folketrygdavgift 829 367 821 687
Pensjonskostnader (AFP) 62 177 32 573
Annen godtgjørelse 73 142 84 726
Sum 6 947 886 6 863 309
 
Gjennomsnittlig antall ansatte i 2003: 14  
 

Generalsekretær Styret
Lønn 520 836 25 000
Annen godtgjørelse 1 512 118 600
Sum 522 348 143 600
 
Lån til ansatte i organisasjonen utgjør kr 128 333. 
 
Det foreligger ikke avtale om spesielle pensjonsrettigheter, sluttvederlagsordninger eller 
andre godtgjørelser. 
 
Revisor 
Kostnadsført honorar revisjon 98 093 
Kostnadsført annet honorar 9 672 
Sum 107 765 
 
 
Note 12 – Bundne midler, garantier  

2003 2002
Skattetrekkskonto 482 712 439 586
Portogaranti 15 500 15 500
Tollgaranti 250 000 250 000
Garanti Landslotteriet 1 600 000 933 543
Sum 2 348 212 1 638 629
 
 



 
 
 
Note 13 – DFS Trygdefondet  
Det er ikke foretatt utbetalinger fra Trygdefondet i 2003 
 
Innbetalinger fra skytterlagene til dekning av forsikringspremie 54 792
Årspremie ansvarsforsikring i Bank1 Oslo 50 946
For mye refundert premie, overført til DFS Trygdefond 3 846
 
 
Note 14 – Skatter  
I overligningsnemnda i Oslo ble det den 3. september 2002 gjort vedtak om at salg av våpen 
og ammunisjon ikke er skattepliktig virksomhet for Det frivillige Skyttervesen.   
 
Ligningen for årene 1999-2001 er endret.  Tidligere betalt skatt for denne perioden er 
tilbakebetalt med kr 206.874,00 og ført til inntekt i årets regnskap. 
 
Overligningsnemndas vedtak er gjort med virkning for inntektsåret 1998.  Bokført skyldig 
betalbar skatt i regnskapet for 2001 vedrørende for lite betalt skatt i 1998, til sammen  
kr 139.094,00, ble tilbakeført i fjorårets regnskap. 
 
 
Note 15 – Ubenyttet offentlige midler  
Bokførte midler som gjelder mottatte tilskudd overført til senere år: 

31.12.2003 31.12.2002
Rest ubenyttede ordinære mottatte tilskudd 1 234 137 506 969
Ubenyttede midler fra Frisam 687 805 0
Miljøpakkemidler overført til bruk neste år 77 246 367 273
Sum 1 999 188 874 242
 
Frisam-midlene gjelder Det frivillige Skyttervesens andel av restmidlene fra Stortingets 
bevilgning til momskompensasjonen for perioden 01.07.2001-31.12.2002.  Melding om dette 
ble mottatt i november 2003, og beløpet ble mottatt 19.12.2003. 
 
Sak 2/2004: Tingsak Norges Skytterstyres årsmelding for 2003  
Administrasjonen la fram utkast til årsmelding for 2003. Norges Skytterstyre ga føringer for 
det videre arbeid og administrasjonen legger fram saken på nytt i neste styremøte.  
 
Sak 3/2004: Forslag til endring av Skyttertingets forretningsorden 
Hedmark skyttersamlag foreslår endring av frist for innsending av forslag som kan behandles 
på Skyttertinget. Reglene for dette framkommer av Skytterboka pkt. 1.140 Skyttertinget, §4-3, 
pkt a). Bestemmelsen er også omhandlet i kap 3, pkt 3.100 § 6-1 pkt d). 
 
Vedtak:   
Forslaget fra Hedmark skyttersamlag om endringer i Skyttertingets forretningsorden 
oversendes Rådgivende utvalg for uttalelse.                               
 
Sak 4/2004: Søknad fra LS 2004 om å starte feltrunden med Stang- og felthurtigskyting  
Arrangøren av Landsskytterstevnet i Sandnes 2004 har i brev av 5. januar 2004 søkt om å 
gjennomføre stevnet med Stang- og felthurtigskyting før feltrunden. 



Det argumenteres med at denne gjennomføringen vil gi arrangørene bedre tid til å rigge om 
materiellet før finaleskytingene. På denne måten vil mannskapene fra Forsvaret kunne 
benyttes i større grad. 
 
Tidligere erfaringer fra Os 2002, skulle tilsi at denne endringen av arrangementet skulle 
kunne gjennomføres uten å skape for mye uro hos skytterne. Arrangøren fra Sandnes har i 
søknad vedlagt deltakerstatistikk fra Os og Oppdal, som entydig fremviser en klart sterkere 
deltakerprosent ved denne gjennomføringsmetoden. 
 
Når tidligere skepsis mot denne gjennomføringsmodellen nå er klart tilbakevist gjennom 
erfaringer, vil det virke svært uheldig om saken ikke gis medhold. Når endringen i tillegg gir 
arrangøren en tidsgevinst på flere timer, bør arrangøren gis denne mulighet for tilpasning. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar å gi LS 2004 muligheten til å gjennomføre arrangementet med 
øvelsen Stang- og felthurtigskyting før 30-skudds feltrunde. 
 
Sak 5/2004: Søknader om hederstegn 
Norges Skytterstyre vedtok tildelinger av hedersbevisninger. Vedtaket er ført i B-protokoll. 
 
Sak 6/2004: Forslag om endringer av Norgescupen i skyting 
Vestfold skyttersamlag behandlet forslag om endring i Norgescupen i skyting på sitt 
ombudsmøte.  Følgende forslag ble vedtatt å oversende norgescupkomiteen for videre 
behandling: 
”Veteran 55 bør få anledning til å delta i Norgescupen på lik linje med klassene 2-5”. 
 
Drøfting: 
Norgescupkomiteen har drøftet forslaget.  Målsettingen for Norgescupen er at den skal være 
et PR- og propagandaarrangement for Det frivillige Skyttervesen og øke konkurransetilbudet 
med nasjonalt tilsnitt.  NC-stevnene skal avspeile hele DFS’ virksomhet og klassestruktur.  
Følgelig er det obligatorisk med skyting på 100 meter, men for å konkurrere om 
norgescuppoeng må man tilhøre klassene 2-5. 
 
NC-komiteen mener at målsettingen best blir oppfylt gjennom at kun kl 2-5 konkurrerer om 
norgescuppoeng.  Det er disse klassene som kjemper om de gjeveste trofeene på så vel de 
tradisjonelle mesterskapene (samlags- landsdelskrets- og Landsskytterstevnet) samt på for 
eksempel stevner som Vestlandsstemna og Midt-Norsk.   
 
NC-komiteen mener videre at det med fokus på toppresultater i hver klasse er det fare for at 
flere av de som ligger lenger ned på listen i aldersbestemte klasser vil ”ramle av lasset” etter 
hvert.  Dermed kan Norgescupstevnene miste den positive breddeprofilen som de nå har fått. 
 
NC-komiteen mener også at dersom en klasse skal gis nc-status så må dette gjelde alle 
klassene, og da ikke bare de aldersbestemte. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre opprettholder dagens ordning med at kun skyttere i kl 2-5 kan konkurrere 
om norgescuppoeng. 
 
 



 
Sak 7/2004: Tildeling av NM og landskamp i skifeltskyting 2005 
1. Norges Skytterstyre tildeler Knipenborg skytterlag NM i skifelt 2005. Tidspunktet settes 

til enten 5. – 6. eller 12. – 13. mars. Endelig tidspunkt fastsettes i fbm. drøfting av 
hovedbegivenheter for 2005. 
 

2. Norges Skytterstyre tildeler Haltdalen skytterlag Landskamp i skifelt mellom Norge og 
Sverige i 2005. Tidspunkt fastsettes til 31. mars – 3. april. 

 
Sak 8/2004: Forslag om regelendring for tillatt utstyr i klasse Aspirant 
Follo skyttersamlag har mottatt følgende forslag om regelendring i Skytterbokas pkt. 7.221 
klasse Aspirant, fra Frogn & Drøbak skytterlag: 
 
Forslag til ny tekst, som inkluderer skytterhanske, under punkt: 
 
Påkledning: 
” Kontroll av bekledning foretas av standplassleder ved opprop. (Det er tillatt å benytte 
skytterlue og skytterhanske).” 
 
Ombudsmøte 2003 i Follo skyttersamlag hadde enstemmig vedtak om å støtte forslaget. 
 
Vedtak i DFSU: 
DFSU anbefaler at Norges Skytterstyre endrer følgende tekst i Skytterbokas pkt. 7.221 Klasse 
Aspirant: 
 
Forslag til ny tekst, der skytterhanske inkluderes som godkjent bekledning: 
 
Påkledning 
Det er ikke tillatt å benytte spesiell skytebekledning eller skytesko. Følgende modifikasjoner  
på vanlig bekledning er tillatt: Opphengskrok for geværrem på overarm og albuebeskyttere. 
(Jfr Skytterbokas pkt. 8.142) Kontroll av bekledning foretas av standplassleder ved opprop. 
(Det er tillat å benytte skytterlue og skytterhanske). 
 
Drøfting:  
Norges Skytterstyre støtter motivasjonen for regelendringen gitt av Frogn & Drøbak 
skytterlag. 
 
Dette er unge skyttere i alderen 10-12 år, som har sitt første møte med skyttersporten. De 
fleste lag benytter anlegg som del av den første treningen, men etter hvert vil flere skyttere 
prøve seg uten støtte. Det er når aspirantene for første gang inntar en liggestilling der 
geværets vekt bæres ved hjelp av reima, at skytterne kan oppleve ubehag. En vott eller 
skihanske har ofte ikke nok polstring for å ta av trykket fra reimen, og skytteren vil dermed 
oppleve smerter i gropen mellom tommel og pekefinger. Det er ugunstig om skyting forbindes 
med smerte og ubehag.  
 
I alderen 10-12 år er jenter og gutter fysisk sett på svært ulike nivåer i utviklingen. Noen 
ligger etter i utviklingen, mens andre ligger foran. Dette tilsier at mange faktisk må vente med 
å innta en liggestilling uten anlegg. Andre kan  umiddelbart bygge opp en stilling med hjelp 
av reimen. Det er viktig å poengtere at det er mange faktorer det skal tas hensyn til når det 
gjelder våre yngste skyttere. En godkjenning av skytterhanske for klasse Aspirant er ment 



som et tilbud til de skyttere som opplever smerte i hånden, og at dette er en siste faktor som 
hindrer dem i å bygge opp en god liggestilling med reim. 
 
Et annet moment er læringsutbyttet. Klasse Aspirant er en nybegynnerklasse der skytterne 
skal få en tilpasset opplæring i sikkerhet og generell skyteteknikk. Opplever skytteren ubehag 
under opplæringen, vil mye av konsentrasjonen dreie seg om nettopp dette. Det vil da gå mye 
tid og energi med på dette ene momentet, på bekostning av andre mer viktige momenter i 
skyteopplæringen. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre endrer følgende tekst i Skytterbokas pkt. 7.221 Klasse Aspirant: 
 
Påkledning: 
Det er ikke tillatt å benytte spesiell skytebekledning eller skytesko. Følgende modifikasjoner  
på vanlig bekledning er tillatt: Opphengskrok for geværrem på overarm og albuebeskyttere. 
(Jfr Skytterbokas pkt. 8.142) Kontroll av bekledning foretas av standplassleder ved opprop. 
(Det er tillatt å benytte skytterlue og skytterhanske). 
 
Sak 9/2004: Stevneoppgjør/resultatlister etter stevner. Forslag til endring av rutiner 
Regelverkets punkt 10.119 lyder som følgende: 
”Ved utsendelse av premielister for banestevner med mesterskapsprogram, skal det vedlegges 
komplette resultatlister av sum hovedskyting, 25 skudd. Listene sendes alle lag som har 
deltakere i stevnet. I tillegg må fullstendig premieregnskap framgå av resultatlistene”. 
 
Regelverkets punkt 10.116 regulerer også forhold ved utsending av premielister. 
 
Det er ikke stilt noen krav til hvordan slike lister skal se ut, med den følge at resultatlister som 
kommer til lagene ofte er vanskelig å finne fram i. Det brukes mye tid og ressurser på å 
produsere og sende ut disse listene. Mange legger i tillegg resultatlistene ut på sine 
hjemmesider på Internett. 
 
På grunn av at praksis er så forskjellig, mener administrasjonen det er behov for en revidering 
av regelverkets krav til utsendelse av resultatlister. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre ber administrasjonen å komme tilbake på et senere møte med en endelig 
vedtakstekst angående regelverkets punkter om stevneoppgjør og resultatlister etter stevner. 
 
Sak 10/2004: Skytterlag som ikke fungerer – tiltak fra overordnede ledd i org. 
Norges Skytterstyre drøftet innholdet i forslag til retningslinjer for tiltak ovenfor skytterlag 
som ikke fungerer med hensyn til innlevering av årsmelding, avholdelse av årsmøte m/valg og 
lignende. Administrasjonen er gitt føringer for videre arbeid med retningslinjene og legger 
disse fram for videre behandling på et senere møte. 
 
Sak 11/2004: Påmeldingsrutiner for Landsskytterstevnet – registrering  
Administrasjonen foreslår at alt som har med påmelding for Landsskytterstevnet å gjøre skal 
gå via Skytterkontoret. Dette betyr at Skytterkontoret lager påmeldingsskjema og informerer 
om påmelding. Utsending koordineres med LS arrangør, slik at man evt. kan sende dette 
samtidig med info om innkvartering. 
 



Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar at all påmelding for Landsskytterstevnet skal gå via 
Skytterkontoret. Dette gjelder også innbetaling av arr.avgift. Arr.avgiften utbetales til 
arrangør innen 14 dager etter påmeldingsfristens utløp. 
 
Sak 12/2004: Gjesteliste LS 2004 
Norges Skytterstyre gjennomgikk og vedtok gjesteliste for LS 2004. 
 
Sak 13/2004: Tilskudd til kjøp av elektroniske skiver på 100m baner  
Skytterstyret fattet i sak 80/2003 følgende vedtak: 
 
   ”Saken utsettes og oversendes DFSU for uttalelse. DFSU`s uttalelse må foreligge  
   innen 15. februar 2004. Deretter legges saken fram for Norges Skytterstyre i mars- 
   møtet 2004, med administrasjonens forslag til regelverk for ordningen.” 
 
DFSU fattet i sak 06/2004 følgende vedtak: 
 
   ”DFSU ser positivt på tiltaket og støtter administrasjonens forslag til vedtak, så fremt 
   lagene kan dokumentere at de har rekrutteringsaktivitet, og at de kan dokumentere å ha 
   søkt spillemidler på en ordentlig måte, men at de etter flere forsøk fortsatt står på  
   uprioritert liste i de respektive kommuner.” 
 
Administrasjonens forslag til vedtak i sak 80/2003 var følgende: 
 
   ”Norges Skytterstyre vedtar å innføre en ordning med støtte til kjøp av elektroniske 
   skiver på 100 m for de skytterlag som ikke oppnår spillemidler til dette. Søknad om  
   slik støtte saksbehandles som ekstraordinært tilskudd. Administrasjonen utarbeider 
   regler for ordningen og legger disse fram for godkjenning i et senere møte.” 
 
Det vises for øvrig til saksutredninger til møtene i Skytterstyret og DFSU.  
 
Drøfting: 
Av foreliggende saksutredninger og vedtak framgår at ordningens formål er å stimulere til økt 
rekrutteringsaktivitet på 100 m baneskyting, ved å gi tilskudd til elektroniske skiver der hvor 
det uforskyldt ikke har lykkes å oppnå ordinære tilskudd. Ordningen foreslås saksbehandlet 
innenfor reglene om ekstraordinært banebidrag, jfr Skytterboka pkt. 13.390, og de regler som 
nå vedtas er å anse som supplerende bestemmelser til disse. Dette innebærer at Skytterstyret 
når som helst kan beslutte å oppheve ordningen, uten at dette nødvendiggjør endringer i 
Skytterbokas pkt. 13.300 flg.  
  
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar følgende bestemmelser om adgang til å søke ekstraordinære midler 
til anskaffelse av elektroniske skiver på 100 m 
 
Innledning 
Norges Skytterstyre har vedtatt at skytterlag, som uforskyldt ikke har lykkes å oppnå 
spillemidler til anskaffelse av elektroniske skiver på 100 m, kan søke tilskudd til dette 
innenfor reglene om ekstraordinært banebidrag og etterfølgende bestemmelser. Formålet er å 
stimulere til økt rekrutteringsaktivitet, og det kreves dokumentert at skytterlaget har slik 
aktivitet. Ordningen iverksettes på forsøksbasis i 2004.  



 
 
1. Det gis tilskudd til anskaffelse av elektronisk anvisningsutstyr for minimum 3 skiver og 
maksimum 5 skiver til bruk på 100 m. Bidragssats pr skive er kr 8.000,-, dvs at samlet 
tilskudd pr skytterlag utgjør minimum kr 24.000,- og maksimum kr 40.000,-.  
  
Bidragssatsen gjelder med forbehold om budsjettmessig dekning. Dersom DFS`s budsjett- 
situasjon tilsier det, kan tilskudd måtte utsettes eller avslås. 
 
2. Skytebanen må i tillegg til 100 m bane ha 200- eller 300 m bane med minimum 5 skiver 
(for manuell eller elektronisk anvisning), i godkjent stand.  
 
3. Søknad fremmes i to eksemplarer. Ett eksemplar sendes samlagets skytebanekontakt, og ett 
eksemplar sendes Skytterkontoret. Søknadsfrist er 1. oktober. 
 
4. Søknad må ha følgende vedlegg: 
a) Kopi av siste årsmelding, med navneliste for klassene aspirant, rekrutt, eldre rekrutt og 
junior.  
b) Opplysning om det er avholdt skyteskole i løpet av de siste tre år. 
c) Opplysning om det er avholdt lagsmesterskap for ungdomsklassene de siste tre år. 
d) Kopier av 
- søknad om spillemidler med vedlegg 
- kommunal plan for idrettsanlegg 
- avslagsbrev og eventuell annen korrespondanse fra kommunen og/eller fylkeskommunen 
vedrørende spillemidler 
e) Beskrivelse av banens tilstand på søknadstidspunktet 
f) Beskrivelse av hvilke forberedende arbeider som eventuelt er utført og framdriftsplan for 
gjenstående arbeider, under forutsetning av at tilskudd oppnås 
g) Kostnadsoverslag og finansieringsplan 
h) Kopi av tinglyst bruksrettsavtale/festekontrakt/leieavtale, ekspropriasjonsskjønn eller 
skjøte som dokumenterer bruksrett for minimum 40 år fra søknadstidspunktet 
i) Kartutsnitt, som viser skytebanen og nærmeste tilgrensende bebyggelse 
j) Tilbud på godkjent elektronisk anvisningsutstyr 
 
5. Søknader som ikke inneholder opplysninger og dokumentasjon i henhold til pkt 4 ovenfor 
vil ikke bli behandlet. 
 
6. Søknader som tilfredsstiller kravene i pkt 4 ovenfor vil bli fremmet for endelig avgjørelse i 
Skytterstyrets møte i desember. Eventuell utbetaling skjer medio desember eller medio januar 
påfølgende år.”  
 
Sak 14/2004: Endring av tidspunkt for NM i skogsløp med feltskyting i 2004  
NM i skogsløp med feltskyting 2004 som skal arrangeres av Øvrebø skytterlag flyttes fra 
helgen 4. og 5. september til 11. og 12. september.  
 
 
 
 
 
 



Meldingssaker: 
1. Brev fra Halvard Eri 
2. Status for Langtidsmeldingen for Forsvaret – økonomi 
3. Hilsen fra HM Kong Harald 
4. Strategisk plan for anleggsavdelingen år 2004 
5. Evaluering av Reg.sem Nord-Norge 
6. Sammendrag av samlagenes skifeltaktiviteter 2003 
7. Mottatte midler fra Frisam 
8. Diskusjonsforum på DFS’ hjemmeside  

 
 
Administrative vedtak: 

1. Statusrapport for kontroll/godkjenning av elektroniske skiver for 100 m. 
2. Sammenslåing av skytterlag 

 
 
 
 
 
 



År 2004 den 25. og 26. april holdt Norges Skytterstyre møte på Trudvang hotell, Rena  
 
Til stede: Lars Stenerud, Alf Tobiassen, Olav K. Vaaje, Jon G. Hofstad, Jarle Tvinnereim, 
Henning Westerås og Ferdinand Brovold 
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
 
Møtet ble avholdt søndag 25 april, mens Skytterstyret mandag 26 april fikk en omvisning i 
Rena leir. 
 
Sak 15/2004: Tingsak: Norges Skytterstyres årsmelding for 2003  
Norges Skytterstyre har i 2003 bestått av: Formann Lars Stenerud, Hvasser. Nestformann Alf 
Tobiassen, Bodø. Styremedlemmer: Halvard Eri, Lærdal, tom Skyttertinget 2003. Deretter 
Jarle Tvinnereim, Hornindal. Jon G. Hofstad, Hegra. Olav K. Vaaje, Vegårshei. Henning 
Westerås, Tromsø. Kongevalgt medlem GIH Roar Haugen tom 1. mars. Deretter GIH Lars 
Sølvberg, representert ved Generalmajor Johan Brun. Forsvarsdepartementets representant 
Martin Stav tom 1.november. Deretter Tor-Egil Haakestad. 
 

Skyttertinget 
Norges Skytterstyre holdt ordinært Skytterting på Quality Hotell, Oppdal fredag 1. august og 
lørdag 2. august 2003.  
 
Søknad om å få tildelt LS 2006 
I samsvar med vedtatt turnusordning søkte Øvre Målselv om å få tildelt Landsskytterstevnet i 
2006. Skytingen planlegges gjennomført på de samme arenaer som i 1996. 
 
Skyttertinget vedtok at Øvre Målselv skytterlag skal tildeles Landsskytterstevnet 2006. 
 
Informasjonsstrategi 
Norges Skytterstyre har med utgangspunkt i debatten om ekstern informasjon på Skyttertinget 
2002, og som påpekt i Handlingsplan III, sett behovet for et mer systematisk 
informasjonsarbeid i hele organisasjonen. Styret har gjennom året drøftet en 
informasjonsstrategi i flere styremøter med påfølgende arbeid i administrasjonen.  
 
Organisasjonens visjon om at ”DFS skal være en framtidsrettet organisasjon med fokus på 
vårt bidrag til totalforsvaret, vår samfunnsrolle innen våpenkultur og skyting som sport”, skal 
være en ledetråd i informasjonsarbeidet på alle organisasjonsnivå. 
 
Skyttertinget 2003 vedtok at alle organisasjonsledd skal følge strategien for informasjon. 
Informasjonsstrategien distribueres til alle landsdelskretser, samlag og skytterlag.  
 
E-postsystem for lag og samlag 
Fra januar 2002 har Skytterkontoret tilbudt skytterlag og samlag en egen elektronisk 
postkasse (e-post) til kr 250 pr. år. Ombudsmøtet i Grenland skyttersamlag vedtok 06.12.2002 
enstemmig at alle skytterlag i samlaget innen 01.03.2003 skulle etablere og ta i bruk et felles 
e-post system tilbudt av Skytterkontoret. Dette ble gjennomført innen fristen. Med bakgrunn i 
dette foreslår Grenland at alle skyttersamlag med sine tilhørende lag gjennomfører det 
samme.  
 



Etter vurdering av Norges Skytterstyre, ble følgende innstilling vedtatt av Skyttertinget: 
Samtlige 50 skyttersamlag skal innen 01.03.2004 ha etablert og tatt i bruk e-postadresse på 
formen Skytterkontoret tilbyr. Samlagene oppfordres samtidig til å få med flest mulig av sine 
tilhørende skytterlag. 
 
Fullstendig protokoll lenger bak i årboken. 
 

Skyttertingsmiddagen 
180 gjester fikk oppleve en flott tingmiddag i regi av Oppdal kommune. Tradisjonen tro ble 
det under middagen utdelt heder til personer som har utmerket seg i sitt arbeide for Det 
frivillige Skyttervesen. Sørlandets representant i Norges Skytterstyre og lagsformann i 
Vegårshei skytterlag, Olav K. Vaaje og formann i Moss og Våler skytterlag samt fast 
ordstyrer på Skyttertinget, Inge Hoff, ble tildelt DFS’ høyeste utmerkelse, Fortjenstmedaljen.  
 
DFS’ hederstegn ble tildelt: Midt-Norges representant i Norges Skytterstyre og 
samlagsformann i Uttrøndelag skyttersamlag, Jon G. Hofstad. Formann i 
administrasjonskomiteen under LS 2003, Arnt Erik Gorset. Stevnepresident for LS 2003, 
Kjell Narve Ludvigsen. Samlagsformann i Rogaland skyttersamlag, Harald Kommedal. 
Samlagsformann i Gudbrandsdal, Pål Dalhaug. Journalist i Agderposten, Paul Mjaaland. 
 

Landsskytterstevnet 
Landsskytterstevnet 2003 gikk av stabelen på Oppdal i perioden 2. – 9. august. Opdal-, 
Midtbygden- og Lønset skytterlag gjennomførte et meget godt arrangement på en kompakt og 
publikumsvennlig arena. 5 738 skyttere var påmeldt og 5 273 løste skytebok. Dette ga et 
frafall på 8,2%. 
 
Med 100 poeng på skive 1 i Kongelaget ble Gunnar Halbjørhus (Hemsedal), med 347 poeng 
Skytterkonge og vinner av H. M. Kongens pokal. Tor Erik Fossli (Målselv) med 346 poeng 
ble nr. 2 og Skytterprins etter omskyting med Knut Einar Bråthen (Kongsberg). Ann Kristin 
Årskog (Jondalen) med 343 poeng ble skytterprinsesse etter omskyting med Elin Hognestad 
(Time). Etter omskyting med tre andre ble Bjarte Langenes (Åsane/Hordvik) Norgesmester i 
feltskyting med 42 treff.  
 
Nok en gang gjorde NRK en god jobb i fremstillingen av Landsskytterstevnet på 
TV. Sendingen fredag kveld fra Stang- og felthurtigfinalen var med 590.000 seere det mest 
sette TV-programmet på samtlige kanaler hele uka. Aldri før har så mange sett skyting på 
norsk TV. Stangskytingen ble vunnet av Sigmund Våge fra Vareld, og felthurtig av Roy 
Håkstad fra Lakselvdal. 
 
Forsvaret støttet også i år LS på en utmerket måte. Koordinerende enhet var 
Landsdelskommando Sør-Norge. Se for øvrig eget avsnitt om samarbeidet med Forsvaret. 
 
Norges Skytterstyre har vedtatt at det for fremtiden under Landsskytterstevnet skal vises 
resultater på storskjerm. Oppdal var første arrangør som fikk nyte godt av dette vedtaket. 
Skjermen ble satt opp på arenaen tirsdag kveld, og var klar da 5. klassingene skulle i ilden 
onsdag morgen. I hvert lag på 200 m ble skivene til de 4 beste vist på skjermen, slik at 
publikum kunne følge skudd for skudd visuelt på skiva. Den nye publikumsvennlige 
løsningen fikk meget positiv respons, både fra skytterne selv og ikke minst publikum. 
 



Nordisk mesterskap i bane-, felt- og felthurtigskyting 
Mesterskapet ble arrangert i tiden 4. – 6. september med Leikanger skytterlag i Sogn Indre 
skyttersamlag som teknisk arrangør. Arrangementet gikk av stabelen i flotte omgivelser, der 
spesielt feltløypa vakte beundring og anerkjennelse. Feltskytingen foregikk i et område der 
man ikke har kjennskap til at det tidligere er arrangert feltskyting. Når skytterne i tillegg ble 
møtt med opparbeidede og tilsådde standplasser, samt et strålende høstvær, ble dette en 
minneverdig opplevelse. Resten av arrangementet ble også meget godt gjennomført, og 
Leikanger skytterlag sto totalt sett for et utmerket arrangement.  
 
På det norske laget deltok følgende skyttere: 
Jørgen Andersen/Hommelvik, Hans Bakken/Stallvik, Trond Bergan/Jondalen, Knut 
Bråthen/Kongsberg, Ola Tore Dokken/Nordre Land, Tor-Erik Fossli/Målselv, Sverre 
Frøshaug/Løiten, Bjarte Langenes/Åsane&Hordvik, Tor Harald Lund/Søgne, Roger 
Ottosen/Lillehammer, Ivar Rinde/Nordstrand, Steinar Rudseter/Raumnes, Liv 
Sollesnes/Jondal, Jan Øivind Svardal/Fana, Tore Veie/Rissa, John Olav Ågotnes/Fana, Edvin 
Aamot/Trondhjems. 
 
Den norske innsatsen var som vanlig meget god når konkurransene går i Norge. Spesielt i 
feltskytingen viste de norske deltakerne sin styrke med å vinne 3 dobbelt ved Sverre 
Frøshaug, Tor Harald Lund og Edvin Aamot. Det ble også en suveren lagseier med 31 treffs 
margin til svenskene. Felthurtigskytingen ga individuelt gull til Edvin Aamot, men her gikk 
lagseieren til Sverige foran Norge. I baneskytingen ble det en overbevisende seier til debutant 
Tore Veie, som holdt unna for Ola Tore Dokken som knep sølvet. I lagskytingen var Norge 
aldri truet og vant med 85 poengs margin.  
 

Norgescup i baneskyting 
Norgescupen 2003 ble gjennomført etter de retningslinjer som ble vedtatt i 2000. 
 
Det ble arrangert 9 stevner fordelt på 3 helger. 1. runde ble arrangert i Nordfjord 
skyttarsamlag, med Stryn, Eidsbygda og Markane skyttarlag som arrangører. 2. runde, i 
forbindelse med Landsskytterstevnet, ble arrangert av Orkla, Budal og Sunndal skytterlag. 
Avslutningsrunden ble arrangert på Østlandet med Tingelstad, Søndre Land og Gjøvik & 
Brusveen skytterlag. På sistnevntes anlegg var forholdene lagt til rette for en verdig 
avslutning av årets cup. 
 
Alle arrangørene hadde lagt ned et betydelig arbeid slik at forholdene til så vel skytterne som 
publikum og presse skulle bli så bra som mulig. I årets Norgescup ble det oppnådd 
fremragende resultater. I Markane skjøt Ola Tore Dokken 350 poeng, det samme oppnådde 
Tor Erik Fossli på Tingelstad.Etter at alle stevner var gjennomført, sto Ola Tore Dokken fra 
Nordre Land igjen som vinner. Tor Erik Fossli fra Målselv fikk sølvmedalje, mens Ivar Rinde 
fra Nordstrand fikk bronsemedalje. 
 
Norgescupkomiteen har også i 2003 bestått av Klas Erik Lindstad (formann), Tor Isak Laugen 
som DFS-representanter, mens Liv Sollesnes fra Jondal skytterlag har vært skytternes 
representant i komiteen. 
 

Regnskap/økonomi 
Det frivillige Skyttervesen ble i 2003 bevilget et tilskudd på kr 28.492.000. Det ordinære 
tilskuddet var på kr 23.492.000, og det ble bevilget kr 5.000.000 i såkalte miljøpakkemidler. 
Det ordinære tilskuddet samt miljøpakkemidlene ble gitt etter søknad fra Skyttertinget 2001. 



Norges Skytterstyre har brukt fullmakten gitt av Skyttertinget 2001 om justering på 
underposter. Tilskuddet regnskapsføres etter retningslinjer gitt av Forsvarsdepartementet og 
revideres av Nitschke AS. 
 

Salgsvirksomheten 
Salgsavdelingen i Det frivillige Skyttervesen har i 2003 arbeidet med de samme varegruppene 
som tidligere år. Avdelingens omsetningstall for 2003 viser at salgsinntektene er på  
kr 24 380 181  som er kr 4 180 181 over godkjent budsjett, og kr 1 384 065 større enn i 2002. 
Disse tall viser at salgsavdelingen har hatt et svært godt salgsår. 
 
Ammunisjonssalget  
Omsetningen på ammunisjon har vært jevnt stabil og god i hele 2003. Omsetningsfordelingen 
på årsbasis er 40% på 1. tertial, 42 % på 2. tertial og 18 % på 3. tertial. Ordinære 
salgsinntekter på ammunisjon for 2003 ble kr 14 343 193 som er kr 643 193 over godkjent 
budsjett på kr 13 700 000 . Omsetningen er kr 306 000 lavere enn salget i 2002. Nedgangen i 
salget ligger på rekruttpatronene. Begrunnelsen er at fra 01.01.03 ble den nye ordningen med 
at all rekruttammunisjon/kuler uansett leverandør skulle gis bidrag på kr 0,90 pr. patron og kr 
0,40 pr kule. Denne ordningen var det kun ammunisjon levert fra Skytterkontoret som hadde 
før nevnte dato. NAMMO Raufoss A/S har vært en stabil og god leverandør i 2003. 
 
Salget av kaliber .22 ammunisjon har vært svært bra. Salget i 2003 ble drøye 3,3 mill. enheter, 
en økning på 1,2 mill fra 2002. Vårt produktspekter på kal. 22 er i 2003 økt fra to produkter til 
tre, i og med at NAMMO kom med produktet Senter –X som var klar til salg i august. 
Resultatet er godt over omsetningen fra 1993, den tiden Skytterkontoret var en stor leverandør 
av ammunisjon i kal. 22. 
 
 
Våpensalget 
Våpensalget har i 2003 vært svært godt. DFS solgte i 2003 SAUER-produkter for  
kr 9 041 790 mot kr 7 686 895 i 2002. Budsjettet for 2003 lød på 6 000 000  
 
J P SAUER & SOHN har i 2003 vært en stabil og god leverandør av vårt våpen. Salget av 
SAUER 200 STR viser en klar tendens på at aktiviteten i organisasjonen fortsatt er god. 
Salget av våpen med juniorskjefter er stigende, noe vi må tolke som at aktiviteten på 
rekrutteringsnivå er stigende. 
 
Oversikten viser sammenlignet salg 1999 – 2003 
Type/kal 1999 2000 2001 2002 2003 
Kompl. våpen i kal. 6,5 483 475 397 420 445 
Kompl. våpen i kal. 6,5 
Jun.  9 56 

74 80 

Kompl. våpen i kal. 7,62 16 9 16 7 4 
Kompl. våpen i kal. 22 89 82 71 72 102 
Kompl. våpen i kal. 22, 
Jun  2 6 

17 30 

Ombyggingssett 301 302 324 309 402 
Kompletteringssett 37 32 37 38 57 
Kompletteringssett, Jun    2 7 
Irisblender   123 130 113 
Magasin 1025 869 871 1016 1155 



En erfaringsgruppe ble høsten 2003 sendt til fabrikken for å diskutere erfaringer og 
videreutviklingen av SAUER 200 STR. Gruppen besto av Kurt Arne Berglund, som er 
formann i Nordisk teknisk utvalg, Vidar Fossmo, Edvin Åmot, John Løvseth og Stein Erik 
Bredvold. 
 
Annet salg 
Denne gruppen innebærer stevnemateriell inkl. skyteskiver for 15 meter, profileringsartikler, 
medlemskort og administrasjonsprogram. Gruppen har hatt en omsetning på kr 995 198 en 
økning på kr 334 961 fra 2002. Dette er den største omsetningen denne gruppen har hatt siden 
salgsavdelingen ble opprettet i 1990.  
 
Salgsavdelingen hadde ikke andre arrangementsbesøk enn Landsskytterstevnet på Oppdal i 
2003. Her hadde vi en omsetning på kr 349 000, et resultat vi er svært godt fornøyd med. 
 
Vi vil i 2004 lage ny produktguide, samtidig som vi vil bestrebe oss på å finne nye produkter 
som våre medlemmer kan bruke aktivt i profilering. 
 

IT-arbeidet 
Ved utgangen av 2003, var det ca. 450 skytterlag som hadde kjøpt windows-versjonen av 
administrasjonsprogrammet. 100 skytterlag har fortsatt DOS-versjonen. 
Det har vært gjennomført kurs i til sammen 11 samlag i løpet av året. 150 skytterlag/samlag 
har ved utgangen av 2003 kjøpt e-post adresse fra DFS. 
 
Under årets Landsskytterstevne ble den nye 32-bits versjonen av resultatservice-programmet 
tatt i bruk. Denne fungerte optimalt.  
 
DFS web-sider hadde ca. 3.3 millioner treff i august måned. De alle fleste treffene var under 
Landsskytterstevnet. Ett treff regnes som at en person åpner en side. En person kan åpne en 
side flere ganger. Normalt er det i løpet av en måned ca. 600.000 treff. Under LS er det altså 
over 5 ganger så mange treff på sidene våre. Under LS02 var det ca. 1.5 millioner treff.  
 

Samarbeidet med Forsvaret 
Samarbeidet mellom DFS og Forsvaret har også i 2003 vært meget godt. Landsskytterstevnet 
ble støttet av Landsdelskommando Sør-Norge (LDKS), Sør-Trøndelag Heimevernsdistrikt 
(HV 12), Forsvarsbygg,  FLO/Land med FLO/RTV og FLO/IKT. De militære avdelingene 
gjorde en utmerket jobb med planlegging og gjennomføring av sin støtte til LS. 
 
De elektroniske skivene som ble introdusert ved LS 2001 viste seg fortsatt å fungere godt. 
 
Forsvarets støtte til LS er  nå regulert i egen avtale, underskrevet 10. mars 2003. Gjeldende 
avtale varer tom 2010.  
 
Samarbeidet med Heimevernet har i 2003 fokusert på tilretteleggingen for felleskursene i 
instruktørutdanning. Etter avtale med HV-staben ble kursene først bestemt lagt  til 
Heimevernets utdanningssenter Værnes fom  2003, men dette er senere endret til HV-skolen 
Dombås. 
 
På regionalt og lokalt nivå fortsatte det gode samarbeidet som før. Dette samarbeidet gjelder 
først og fremst bruk av skytebaner og skytterhus samt lokal støtte til arrangement av stevner, 
møter og kurs.  



 
Omstruktureringen i Forsvaret har pågått for fullt i 2003. FO er nedlagt og Forsvarets øverste 
ledelse har flyttet til Akershus festning. Som et umiddelbart resultat av dette har 
møtevirksomheten mellom HV-staben og Skytterkontoret ikke fungert tilfredsstillende. HV-
staben er nå etablert i nye lokaler, og man håper i 2004 å komme tilbake til tilsvarende 
virksomhet som tidligere.   
 
Medio Desember 2003  mottok DFS brev fra Forsvaret om at det med virkning fra og med 
2004 ville bli endring i Forsvarets representasjon i Norges Skytterstyre. Tidligere ordning 
med en representant fra FD og et Kongevalgt medlem ble endret til en person. Ny 
representant for Forsvarets øverste ledelse blir framtidig Generalinspektøren for Heimevernet, 
med hans stabsjef som varamann.  
 

Handlingsplan III 
Handlingsplan III, som er gjeldende for perioden 1999-2004, er videre fulgt opp av Norges 
Skytterstyre. Spesielt har styret konsentrert sitt arbeid om en bedre systematisering av ekstern 
informasjon. Dette endte med vedtak om ny informasjonsstrategi på Skyttertinget 2003.  
 
I henhold til Handlingsplanen nedsatte Skytterstyret et utvalg for å gjennomgå instruksen for 
DFSU. Dette arbeidet ble ferdig i 2003, og den nye instruksen klargjør DFSU`s 
arbeidsområder og ansvar. 
 
I samsvar med Handlingsplanens ønske om mer oppmerksomhet for organisasjonsskytingene, 
ble de første krus for å ha oppnådd sølvkravet 5 ganger til Den norske Skyttermedalje utdelt i 
2003. Skytterstyret gjorde også vedtak om å innføre DFS-skjold til de som står til gullkravet 
for Dugleiksmerket 50 ganger.   
 

Antidoping 
Det ble foretatt 6 dopingkontroller på 4 forskjellige stevner. Disse var norgescupstevner i 
baneskyting på Markane og Gjøvik, Landsskytterstevnet i Oppdal og Landsdelskretsstevne i 
baneskyting for Fjordane krets. Prøvene ble analysert ved Aker sykehus i Oslo, og alle var 
negative.  
 

Skifeltskyting/skogsløp 
Utvalget for skifeltskyting (DFS/SFU) har ledet arbeidet innen sektoren etter fastlagte 
retningslinjer. De fastsatte konkurranser er avholdt iht. regelverket og vanlig praksis.  
 
Sesongen startet med NM skifelt arrangert av Vestre Målselv skytterlag, hvor Reidar Helland 
fra Lund skytterlag vant sin første Kongepokal. NM skifelt markerte også avslutningen på 
Norgescupen, der Per Johan Gjølga fra Stallvik skytterlag ble totalvinner.  
 
Landskampen i skifelt mellom Sverige og Norge ble også i år truet av værgudene, men 
Bjøllånes skytterlag som arrangør klarte tross striregn og overvann å få til forsvarlige 
konkurranser. Selv om været medførte betydelig ekstraarbeid, sto skytterlaget for et vellykket 
arrangement. Norge gjorde så godt som reint bord ved å vinne alle lagkonkurransene, samt 4 
av totalt 6 individuelle seire.  
 
Fana skytterlag la ambisjonsnivået høyt – noe de også lykkes med da de arrangerte NM i 
skogsløp med feltskyting. Inger Lund fra Sørum skytterlag ble dobbeltvinner i kvinneklassen, 



mens Per Johan Gjølga/Stallvik skytterlag og Reidar Helland/Lund skytterlag vant 
henholdsvis normaldistanse og sprint blant herrene.  
 
DFS/utvalget for skifelt igangsatte en aktivitetskonkurranse med formål å stimulere lagene til 
aktivitet innen sektoren. Konkurransen gikk ut på å ha størst deltakelse ved lagmesterskap i 
skogsløp med feltskyting i 2003. Alle som tilfredstilte kravene ble tildelt kr 1000 i bidrag. 
Vinner av konkurransen ble Soknedal skytterlag, som fikk kr 5000 i premie. Det deltok totalt 
10 lag, noe som ble en betydelig lavere deltakelse enn forventet. Tiltaket vurderes imidlertid 
både så viktig og så bra at det vil bli videreført i 2004, og trolig også i 2005, før resultatene 
evalueres.  
 
Totalt sett synes tendensen innen sektoren å bli stadig færre renn og deltakere i 
skifeltkonkurranser, mens det synes å være motsatt utvikling innen skogsløp med feltskyting.  
Heimevernsstaben har meddelt at de fra 2004 ikke lenger ønsker å være representert i 
DFS/utvalget for skifelt.  
 

Skytebaner 
Nye rutiner for budsjettstyring har gitt gode resultater og langt større forutsigbarhet i 
økonomistyringen.  
 
Anleggskonsulenten har sluttet. Oppgavene knyttet til denne stillingen er løst ved å benytte 
våre erfarne eksterne konsulenter.  
 
Miljøpakkeprosjektet har også i 2003 gitt gode resultater. Det vises til egen årsrapport om 
dette. 
 
Regjeringens mål om reduksjon av støyplagen med 25 % innen 2010 har ført til et sterkt fokus 
på støyregelverket fra miljømyndighetenes side. DFS har deltatt i en referansegruppe for 
”Prosjekt nytt støyregelverk” i regi av Statens Forurensningstilsyn, og det har vært en god 
dialog mellom miljømyndighetene og DFS i den sammenheng. SFT`s forslag til nye 
planretningslinjer m.v. er oversendt Miljøverndepartementet.  
 
Kurs for skytebanekontakter er avholdt, med god deltakelse.  
 
Det har ikke lykkes å reetablere det faglige samarbeidet med Heimevernet om skytebaner og 
skytterhus i 2003. Dette må i hovedsak tilskrives betydelig omorganisering i Heimevernet.Vi 
ser at overgangen til elektronisk anvisning krever en del endringer i standardene for dette 
samarbeidet, og vil følge opp dette og andre viktige temaer med Heimevernet. 
 
Følgende skytterlag fikk utbetalt ferdig ordinært banebidrag i 2003: 
By/Fosen, Bæverdalen/Nordmør, Dale/Hordaland, Halden/Østfold, Hjørungavåg/Søre 
Sunnmøre, Hustad/Romsdal, Jondal/Hardanger og Voss, Napp/Lofoten, Orkla/Uttrøndelag, 
Sannidal/Grenland, Selnes/Troms, Spydeberg/Follo, Strandvik/Hordaland, 
Svenningdal/Vefsn, Svorkmo/Uttrøndelag, Tjelle og Ranvik/Romsdal og Vareld/Hardanger 
og Voss. 
 
Norges Skytterstyre besluttet å tildele ekstraordinært banebidrag på til sammen kr 470.991 
fordelt på 57 skytterlag. Sikkerhetsmessige tiltak ble prioritert.   
 
Følgende skytterlag har mottatt ekstern juridisk bistand i løpet av året: 



Askim/Follo, Askøy/Hordaland, Aure/Nordmør, Austmarka/Solør, Batnfjord/Nordmør, 
Bergen/Hordaland, Bodø Østre/Salten, Bremnes/Sunnhordland, Drangedal/Grenland, 
Eina/Opland, Engesetdal Skodje/Sunnmør, Fagervika/Rana, Fet/Akershus, Frogn og 
Drøbak/Follo, Glimt/Troms, Gransherad og Heddal/Aust-Telemark, Hemsedal/Hallingdal, 
Holum/Vest-Agder, Isfjorden og Åndalsnes/Romsdal, Klæbu/Uttrøndelag, Kongsvinger og 
omegn/Solør, Kvinesdal/Vest-Agder, Kvås/Vest-Agder, Larvik/Vestfold, 
Lillehammer/Gudbrandsdal, Lindås/Hordaland, Malmefjorden/Romsdal, Mo/Rana, 
Nes/Hallingdal, Nesna/Rana, Nordskogbygda/Østerdal, Nordstrand/Oslo, Odda/Hardanger og 
Voss, Randesund/Agder, Rauhella/Solør, Ringebu og Fåvang/Gudbrandsdal, 
Ringerike/Ringerike, Rygge/Østfold, Sandhornøya/Salten, Sauda/Rogaland, Skarpskytten 
m.fl/Oslo, Skjeberg/Østfold, Sogndal/Sogn Indre, Spildra/Troms, Stord/Sunnhordland, 
Sykkylven/Sunnmør, Ulvik/Hardanger og Voss, Vestre Toten/Opland, Ørlendingen/Fosen, 
Ådal/Ringerike og Aas/Follo. 
 
Følgende skytterlag mottok ekstern teknisk bistand: 
Askvoll og Holmedal/Sunnfjord, Askøy/Hordaland, Bruvik/Hordaland, Fagervika/Rana, 
Geilo/Hallingdal, Gol/Hallingdal, Hægeland/Agder, Høylandsbygd/Sunnhordland, Isfjorden 
og Åndalsnes/Romsdal, Jølster/Sunnfjord, Klæbu/Uttrøndelag, Kongsvinger og omegn/Solør, 
Larsnes/Søre Sunnmøre, Larvik/Vestfold, Lillesand/Agder, Lindåsneset/Hordaland, 
Nes/Hedmark, Nordstrand/Oslo, Odda/Hardanger og Voss, Radøy/Hordaland, Rauland/Vest-
Telemark, Saltdal/Salten, Ski/Follo, Stiklestad og Vuku/Inntrøndelag, Sykkylven/Sunnmør og 
Ørlendingen/Fosen.  
 

Skytingens Dag 
Skytingens Dag ble arrangert søndag 25. mai. Dessverre viser tallene en nedgang på 881 
besøkende fra 2002. Antall besøkende i 2003 var 8535. Antall lag som markerer dagen har 
også avtatt det siste året. 338 lag arrangerte i 2003, en nedgang på 15 lag fra 2002. Molde og 
Fannestranden skytterlag hadde flest besøkende på sitt arrangement med hele 289 fremmøtte. 
Vi håper 2004’s jubileumsmarkering (50 år) kan gi dette viktige PR-arrangementet et løft. 
 
37 lag/samlag (samtlige søknader) fikk tilsagn om økonomisk støtte til markedsføring av 
Skytingens Dag, til sammen pålydende kr 67 450,-.  27 av søkerne sendte inn påkrevd rapport 
innen fristen 1. oktober. Den faktiske utbetalingen kom på kr 47 898,17. 
 

Den sentrale instruktør- og lederutdanning 
Med utgangspunkt i Handlingsplan III har utdanningsvirksomheten i 2003 blitt gjennomført 
etter det planverk som foreligger. Med bakgrunn i Forsvarets omstilling har utdannings-
avdelingen ved Skytterkontoret benyttet mye tid for å tilrettelegge instruktørkursene.  
 
Skyteinstruktørkurs I ble gjennomført ved HVUV, i tiden 6.– 11. april. I tillegg til ordinær 
elevgruppe hadde kurset med elever fra HVUB. Kurset hadde god deltakelse, og 
uteksaminerte 31 nye instruktører. 
 
I høstsemesteret til HVUB ble det i tillegg gjennomført et fagkurs for elevene. Kurset var 
opprinnelig planlagt som et samarbeidskurs med Heimevernet, men ble av praktiske grunner 
ved HVUV omgjort til et rent fagkurs. Kurset ble avholdt i perioden 22. – 26. september, og 
uteksaminerte 19 instruktører. 
 



Skyteinstruktørkurs I, alternativ gjennomføring 
Årets kurs ble avholdt for Midt-Norge landsdel, ved øvingssenteret til HV-12 i Haltdalen. 
Kurset ble avholdt i perioden 17.-19. januar og uteksaminerte 14 nye instruktører.  
 
Skyteinstruktørkurs II var berammet avholdt ved HVUV, men ble flyttet til HV-skolen 
Dombås etter at Heimevernet internt hadde avklart sin ansvarsfordeling. Kurset ble avholdt i 
perioden 13 16. november og uteksaminerte 22 nye instruktører.  
 
Kurs III for samlagsinstruktørene i sør, ble gjennomført på Gardermoen i tiden 6. – 7. 
desember. Kurset hadde ekstern foreleserstøtte fra John Olav Ågotnes. Foredraget var spesielt 
rettet mot feltskyting og instruktørenes muligheter til å avholde egne kurs i emnet. Dette ble 
godt mottatt av de 22 fremmøtte instruktørene. 
 
Kurs for nye tillitsvalgte i samlagene ble arrangert i Oslo 31. januar til 2. februar. Det var 
godt frammøte på kurset.  
 
Regionalt seminar ble arrangert slik: Midt-Norge 8.-9. februar og for Østlandet 1.-2. 
november. De Regionale seminarene er populære tillitsmannssamlinger, som gir samlagenes 
tillitsvalgte god anledning til erfaringsutveksling. Årets siste gjennomføring ble avholdt etter 
et omarbeidet mønster, som ble godt mottatt av deltakerne. 
 
Øvrig instruksjons- og utdanningsvirksomhet 
Som tidligere har utdanningsavdelingen bidratt med instruktør- og foreleserstøtte til kurs og 
samlinger på samlags- og landsdelskretsplan. De fleste forespørsler fra samlagene er dekket.  
Det frivillige Skyttervesen har i 2003 hatt 7 skyttere i Idrettskompaniet, Kolsås. 
Utdanningsavdelingen har i tillegg til fastsatte oppgaver også vært ansvarlige og delaktige i 
flere tyngre prosjekter i organisasjonen. Av disse prosjektene kan spesielt nevnes 
Elektronikkprosjektet, som har til hensikt å frembringe bedre materiell, større kunnskap om 
bruk av materiellet og behovet for vedlikehold. 
 
Undervisnings- og instruksjonsmateriell 
Utdanningsavdelingen ved Skytterkontoret har i 2003 videreutviklet flere av sine 
utdanningsprodukter. Vårt kursopplegg mot LS-arrangøren har spesielt blitt ivaretatt. 
Utdanningsavdelingen har i tillegg lagt stor vekt på å informere organisasjonen om materiellet 
som er disponibelt. Vår informasjonsplan er fulgt opp, og stoff til NST og eget Infoforum er 
programmessig utgitt. Det registreres at skytterlag og samlag er godt fornøyd med det 
materiellet som de kan bestille fra Skytterkontoret. 
 

Ungdoms- og rekrutteringsarbeidet 
Det frivillige Skyttervesen, Ungdomsutvalget (DFSU), har ledet dette arbeidet, og kan se 
tilbake på et år med god aktivitet. Det er gledelig å se at rekrutteringen øker i de yngste 
klassene, da særlig klasse Aspirant som har fått bra tilslutning. Dette er et resultat av at mange 
lag driver et godt rekrutteringsarbeid. 
 
I 2003 var det 55 lag som arrangerte skyteskole, med et samlet antall på 926 deltakere. Dette 
er en betraktelig økning fra året før, og en ser at flere og flere lag benytter seg av dette 
rekrutteringstiltaket. ”Skyteskole” er en materiellpakke som inneholder det materiellet laget 
måtte trenge i forbindelse med avviklingen.  
 



Det skjer mye positivt ute i lagene, og mange driver et aktivt ungdomsarbeid. Det er dog 
mange skytterlag som fortsatt ikke har et fungerende ungdomsutvalg. Her ligger det en 
utfordring for flere ledd i organisasjonen. Håndbok for skytterlag er et oppslagsverk, en 
idébank og en vei for organisert aktivitet, som kan benyttes til dette arbeidet. 
 
Når det gjelder deltakelsen på Landskonkurransen i skoleskyting holder antallet seg rimelig 
stabilt, med ca. 2800-3000 deltakere hvert år. Markedsføringspotensialet er enormt, både for 
laget og organisasjonen. Lagene må ivareta muligheten de har til å benytte skolene som arena, 
og synliggjøre seg selv og skyttersporten. Også her er det tilrettelagt for en 
”skoleskytingspakke” som lagene kan bestille fra Skytterkontoret. 
 
Samlagene har gjennomført sine samlinger, og bidrar med dette til en videreutvikling av den 
enkelte skytter og leder. Det er stor forskjell blant samlagene når det gjelder aktivitet og 
hyppighet av samlinger, og enkelte har ikke avholdt samlinger på flere år. Bakgrunnen for 
dette kan være et sviktende initiativ av samlagene og/eller lag, som nok trenger kursing av 
sine medlemmer med tanke på kontinuiteten av tillitsmenn på alle plan. Det er viktig at 
dialogen mellom samlag og lag vedlikeholdes, slik at lagenes behov for støtte og kursing blir 
dekket best mulig. 
 
Det Nordiske samarbeidet gjennom landskamp og ledermøte er ivaretatt som før, og gir det 
enkelte land muligheter til erfaringsutveksling og nytenking. Konkurransen i Nordisk 
ungdomslandskamp er jevn, og det er stadig tøffere kamp om de gjeveste medaljene. Det er 
stor interesse blant ungdommene om å få være med i denne landskampen. 
 
Det vises ellers til årsmeldingen til DFSU som er å finne på annet sted i årboka. 
 
Norsk Skyttertidende 
Norsk Skyttertidende opplevde også i 2003 en positiv respons fra lesere, annonsører og 
generelt blant folk innad i organisasjonen. Dette har som sum bidratt til nok et positivt 
økonomisk resultat og en ytterligere framgang fra året før.  
 
Norsk Skyttertidende kom ut med åtte utgivelser i 2003, som var en mindre enn året før. Det 
totale antall sider er 488, noe som er 4 sider mindre enn året før og bare 20 sider mindre enn i 
2002 da Norsk Skyttertidende kom ut med ti utgivelser, to mer enn i år. Gjennomsnittlig 
sidetall pr blad er økt fra 50,8 sider i 2001 og 54,7 sider i 2002 til 61 sider i 2003.  
 
Færre utgivelser med økt sidetall gir en gunstig økonomisk uttelling i forhold til flere 
utgivelser og færre sider i hvert nummer. 
 
Gjennom aktivt annonsesalg og fokusering på abonnement, opplever bladet nå en økonomisk 
stabil situasjon. Vi opplever likevel en marginal nedgang i antall abonnenter (200 fra året før) 
fra år til år som vi må forsøke å gjøre noe med.  
 
Økt bruk av e-post bidrar til at resultater, annonser til Lesernes marked og annonser til 
Stevneguiden går rasjonelt. NST har i tillegg medarbeidere rundt i landet som bidrar med 
gode redaksjonelle saker. Bemanningssituasjonen er derfor tilfredsstillende. 



 
Samlagenes tall 
Tallene fra samlagenes årsmeldinger for 2003 viser en liten nedgang i medlemsmassen. Totalt 
antall skyttere er 153 084, en tilbakegang på 1248 skyttere fra 2002. Klasse 1 er redusert med 
nesten 3000 skyttere, mens AG3 klassen har en gledelig økning på 2 624 skyttere. Klasse 5 
øker med 74 skyttere, mens klasse 2-4 mister til sammen 434 skyttere. Rekrutteringsklassene 
har en tilbakegang 687 skyttere. Klasse rekrutt og eldre rekrutt reduseres, mens vi ser en 
gledelig oppgang i antall aspiranter og juniorskyttere. Vi har en nedgang på 78 skyttere i 
veteranklassene. Det er totalt 911 skytterlag som har levert årsmelding for 2003. Det er 7 
færre enn i 2002. 
 
Norges Skytterstyre takker alle tillitsvalgte og andre som har støttet opp om organisasjonen, 
for innsatset i 2003. 
 
Lars Stenerud  Alf Tobiassen   Jon G. Hofstad Jarle Tvinnereim 
 
 
Olav K. Vaaje  Henning Westerås  Ferdinand Brovold   
 
 
Sak 16/2004: Stevneoppgjør/resultatlister etter stevner. Forslag til endring av rutiner 
Saken utsettes til et senere møte. 
 
Sak 17/2004: Møteledere for Skyttertinget 2004 
Norges Skytterstyre oppnevner Inge Hoff og Henning Ivarrud som møteledere ved 
Skyttertinget i Sandnes 30. og 31. juli 2004. 
 
Sak 18/2004: Tingsak: Budsjettsøknad for offentlige midler 2006 
(Endringer fra budsjettsøknad for offentlige midler 2005 er understreket. Understrekingen vil 
bli fjernet i saksframlegget til Skyttertinget 2004.)  
 
I ”ØKONOMISK REGLEMENT FOR STATEN ” fastsatt ved kongelig resolusjon av  
26. januar 1996, og gjennom ”FUNKSJONELLE KRAV TIL ØKONOMIFORVALTNING I 
STATEN” gitt av Finansdepartementet 24. oktober 1999 er det fastlagt nye kriterier for 
driftsstøtte over forsvarsbudsjettet kap.1719 post 71: 
” Den overordnede målsettingen for organisasjoner som mottar driftsstøtte, er å styrke 
forsvarsviljen- og eller evnen hos det norske folk og å være nyttig for totalforsvaret. 
Opplysningsorganisasjonene som mottar driftsstøtte må ha som mål å styrke 
folkeopplysningen gjennom informasjon og holdningsskapende arbeid. Det legges vekt på at 
informasjonen skal representere et mangfold. 
Øvrige organisasjoner skal bidra til økt interesse for rekruttering til Forsvaret, samt bidra til å 
opprettholde Forsvarets evne og vilje til å utføre sine oppgaver så vel som folkets 
forsvarsmotivasjon. Internasjonal fredsbevarende og fredsbyggende aktiviteter vektlegges. 
 
Forsvarsdepartementet vil prioritere å gi støtte til organisasjoner som når et størst mulig 
publikum. Fordi departementet gir driftsstøtte, og i liten grad stiller spesifikke krav til 
hvordan organisasjonens oppgaver løses og målsettinger nås, er det viktig at målgruppene 
oppfyller visse krav”: 
• Organisasjonene må, i tillegg til å oppfylle øvrige kriterier for støtte, være landsdekkende. 
• Hovedsammenslutninger av organisasjoner bør prioriteres. 



• Organisasjonene må ikke vedkjenne seg politikk som strider mot norsk lov. 
• Organisasjonene må ikke ha en formålsparagraf som motarbeider den sikkerhets- og 

forsvarspolitikk som Stortinget har vedtatt. 
• Organisasjonene bør ikke ha som hovedoppgave å fremme sine medlemmers ve og vel. 
 
Det frivillige Skyttervesen har sine grunnregler gitt av Stortinget. Formålsparagrafen har stått 
uforandret i mer enn 100 år, men passer svært godt til de kriterier som departementet har gitt 
for driftsstøtte: 
 
”Det frivillige Skyttervesens mål er å fremme praktisk skyteferdighet innen det norske 
folk og derved dyktiggjøre det for landets forsvar.” 

 
Vårt overordnede mål: 
Da Stortinget opprettet Det frivillige Skyttervesen var det med den klare hensikt å bygge opp 
under forsvarsviljen og å styrke forsvaret. 
 
DFS er en breddeorganisasjon - ”innen det norske folk”- med klar forsvarsmessig tilhørighet - 
”dyktiggjøre det for landets forsvar-”. 
Hele vår aktivitet legges opp til å nå så mange som mulig gjennom lokale rekrutteringstiltak, 
markedsføring gjennom stevneaktivitet og lokale tilbud, utdanning av tillitsmenn og 
instruktører. 
 
DFS er en praktisk utøvende organisasjon som trenger baneanlegg. Det er viktig å understreke 
at hvert lag har sin egen skytebane så langt dette er mulig. Bygging og vedlikehold av baner 
blir i stor grad gjort på dugnad med midler fra det offentlige og midler som lagene selv 
skaffer til veie. Organisasjonen arbeider målbevisst med miljøforbedringstiltak gjennom den 
såkalte ”Miljøpakka”.     
 
Ved å ta hånd om salg av våpen og ammunisjon sentralt vil organisasjonen hjelpe skytterne 
med å kvalitetssikre disse produktene, og gi medlemmene best mulig pris. 
 
Gjennom styrking av det forpliktende samarbeidet med Forsvaret, og gjennom avtaler om 
bruk av baner/bygningsmasse, gjennom utdanningstiltak og felles arrangement –søke å legge 
forholdene best mulig til rette for vårt virksomhetsområde. 
 
I St.prp. nr 42. Den videre moderniseringen av Forsvaret i perioden 2005 – 2008, vil bl.a. 
Heimevernet gjennomgå en kvalitetsreform. Dette får den konsekvens at Heimevernets behov 
for skytebaner for gjennomføring av trening øker. Våre skytterlag må her være forberedt på 
økt støtte til HV gjennom lokale avtaler, slik vi kjenner det fra tidligere. 
 
DFS har innledet samtaler med HV om øket fokus på utnyttelse av den skyteferdighet som 
DFS’ ungdomsskyttere har. Dette gjelder både førstegangstjeneste og plassering i strukturen 
senere.  
 
DFS har i sine ungdomskull en relativt stor andel kvinnelige skyttere. Det bør utformes en 
strategi i samarbeid med Forsvaret slik at DFS kan støtte bestrebelsene med å rekruttere de 
mest motiverte og best egnede av begge kjønn til Forsvarets mangeartede virksomhet.    
 
I en tid med et forsvar i sterk omorganisering og mange nordmenns opplevelse av et redusert 
nærvær av avdelinger, må vi som en frivillig forsvarsorganisasjon kunne hevde at vårt nærvær 



overalt i landet er viktigere enn noen gang. Ivaretakelse av skytebaner og arbeidet med å ha 
aktive skytterlag overalt får med dette en økt betydning.  
 
I arbeidet med å ta vare på skytebanene, særlig de som ligger nær bebyggelse, opplever vi et 
sterkt press på økonomien i organisasjonen. Vi har en kraftig økning i kostnadene til juridisk 
og teknisk bistand for enten å beholde eksisterende baner eller å bygge nye, lengre vekk fra 
bebyggelse. Det haster med å sikre eksisterende  skytebaner. 

 
Målgrupper: 
Helt fra starten av har Det frivillige Skyttervesen blitt pålagt  å gjennomføre 
instruksjonsskyting for alle som i prinsippet ønsker det, spesielt nevnes ungdom fra og med 
det år de fyller 14 år og til og med utskrivningsåret. I lokalmiljøet arrangeres skyteskoler. 
Dette anses som ett av de beste rekrutteringstiltak. Skolene er en målgruppe vi søker å nå 
gjennom organisert skoleskyting i ungdomsskoler og videregående skoler. 
 
Også voksne gis tilbud om opplæring gjennom trening og konkurranser i klasser spesielt 
tilpasset voksne nybegynnere. 
 
Hvert år arrangeres Skytingens Dag i en stor del av lokallagene for at lokalbefolkningen skal 
få anledning til å bli kjent med skyttermiljøet. 
 
Forsvaret - spesielt Heimevernet - skal så langt som råd er gis anledning til å benytte 
skytterlagenes baner og bygninger. Dette samarbeidet reguleres gjennom avtaler med hvert 
enkelt skytterlag.  
 
Skytterlagene vil, så langt kapasitet og ressurser rekker, gi jegere anledning til trening og å 
avlegge skyteprøven for storviltjegere slik det fremgår i vår avtale med Direktoratet for 
naturforvaltning. 
 
Enkeltprosjekter som skal videreføres: 
Skyttertinget har prioritert  tre områder det skal jobbes spesielt med: 
 
1. Skytebaner (anlegg)  2.   Rekruttering  3.   Ammunisjon. 
Et fjerde prosjekt som det vil bli arbeidet videre med i årene framover er fortsatt overgang til 
bruk av elektronisk målmateriell samt utstyr for publikumsvisning for samme. 
 
1.Skytebaner/anlegg: Av de totale bevilgninger fra FD brukes hvert år mer enn en tredjedel 
(10,3 mill kr i 2003) til nybygg og vedlikehold. Av disse midlene er 5,3 mill. kr. brukt til 
støyforbedringstiltak på baner med høyt støynivå. Dette prosjektet skal gå over mange år etter 
en på forhånd godkjent plan. I en rapport fra SFT 1714/2000 av 18. februar 2000 blir det pekt 
på at dette arbeidet gir størst støydempende effekt av de tiltak som er kjent i dag, og det 
hevdes at økning i resursinnsatsen i prosjektet fram til 2010 bør vurderes. I tillegg vil DFS 
fortsette utprøvingen av støytuneller og eventuelt andre nyvinninger på dette felt. Når DFS nå 
søker om en økning av driftsstøtten har det hovedsaklig sin bakgrunn i et økende økonomisk 
støttebehov på grunn av stadig høyere krav til miljø- og sikkerhetsmessige løsninger, som 
igjen betyr høyere kostnader. Et økende press for flytting av baner vekk fra boligområder 
fører også til et øket behov for juridisk og teknisk bistand. Den generelle kostnadsøkning i 
bygg- og anleggsbransjen spiller også en viktig rolle. Det har utviklet seg et stadig større sprik 
mellom bevilgede midler og faktisk behov, noe som gir grunn til bekymring for dette spesielt 
viktige satsningsområdet. Med dagens vanskelige rammebetingelser for bygging av nye 



skytebaner er det av største betydning å vedlikeholde eksisterende anlegg. Økte tilskudd 
genererer økt egeninnsats fra skytterlagene, og bidrar dermed til betydelig verdiskapning. For 
skytterlag som av varierende årsaker ikke har egen skytebane må det vurderes støtte til 
innendørs anlegg for rekruttering og grunnleggende opplæring. Dette har vi så langt ikke hatt 
midler til.   
 
2. Rekruttering: DFSU har utarbeidet et eget budsjettforslag for 2006 som legges ved. Der 
beskrives en god del tiltak som ønskes igangsatt for å styrke rekrutteringen. 
Dette gjelder bidragsordningene, aktivitetsstøtte, kurs og samlinger, merker, diplomer og 
informasjonsmateriell tilpasset forskjellige målgrupper. 
De øvrige breddetiltakene – som Dugleiksmerket, Den norske skyttermedalje, 
Forsvarsmerket, skoleskyting og skyteskoler – opprettholdes og styrkes gjennom 
informasjonstiltak, utvikling av støttemateriell og økonomiske tiltak. Nye trekk i aktiviteten 
blir støtte til rekrutteringen til Forsvarets nye struktur.  
 
3. Ammunisjon 
Det blir ekstra viktig for DFS å følge opp ammunisjonsmarkedet etter at Nammo Raufoss AS 
har flyttet produksjonen av skytterlagsammunisjon til Finland (Lapua). Så langt har vi ikke 
fått indikasjoner på et dette i seg selv blir en fordyrende prosess, men utviklingen må følges 
nøye. Kontakten med produsenten, produktutviklingen og leveranse vil bli ivaretatt ved 
Nammo Raufoss som før. 
Selv om man skulle få en viss prisøkning er målet fortsatt å opprettholde et høyt aktivitetsnivå 
i de ulike konkurranseformer, spesielt gjelder det å følge opp med tiltak og forbedringer i de 
feltmessige disipliner. 
Saken vi hadde gående med Konkurransetilsynet er avklart. Den merknaden som gjaldt 
nedskrivning av rekruttammunisjon er ivaretatt. All rekruttammunisjon blir nå nedskrevet.  
 
Det arbeides med klargjøring av muligheten for bruk av Forsvarets nye kaliber 5.56 mm i 
Sauer 200 STR. Det gjenstår mindre tekniske utfordringer før løsningen kan presenteres 
brukerne. 
   
Elektronisk anvisning  
Overgangen til elektronisk målmateriell / anvisning har skutt fart de siste årene. Et samarbeid 
mellom Forsvaret og DFS førte i 2001 til at baneskytingene på Landsskytterstevnet i Bodø 
foregikk på elektroniske skiver. Publikumsløsningene ble meget godt mottatt og en kan derfor 
konkludere med at den nye teknikken ikke på noen måte har svekket Landsskytterstevnets 
popularitet.   
 
Generelt vil organisasjonen bruke en del resurser på å følge opp utviklingen på dette felt. Hva 
overgangen til elektronisk anvisning vil koste oss i årlige utgifter er vanskelig å tallfeste, men 
vi har allerede sett at organisasjonen vil få en del nye utgiftsposter i denne sammenheng . 
 
En oppgradering av DFS`utdanningsmodell ble vedtatt på Skyttertinget 1999 og gjennomføres 
i full skala. Parallelt med dette må det fortsatt gjøres en betydelig jobb med utvikling og 
oppdatering av utdannings- og støttemateriell for tillitsvalgte.  ”Håndbok for skytterlag”, som 
Skytterstyret ønsket å sende ut til alle skytterlag, ble ferdigstilt og sendt alle skytterlag i 2002. 
Etter søknad ble vi i 2000 tildelt prosjektstøtte fra FD på kr 100.000  til ” Håndbok for 
skytterlag”. I januar 2002 søkte vi FD om ytterligere prosjektstøtte for sluttføring av nevnte 
prosjekt. Vi ble tildelt       kr 100.000 for sluttføring og utsending til alle tiltenkte mottakere.  
Prosjektet er derved avsluttet. Håndboken har fått meget god omtale av brukerne. 



Rådgivende utvalg, som har avgitt sin innstilling om feltskytingens framtid, peker på at det er 
behov for oppdatering/fornying av materiellet i feltskyting. Dette vil etter alt å dømme bli 
neste materiellprosjekt og vil kreve midler tilført utdanning.   
 
I budsjettforslaget for 2006 er det gjort enkelte justeringer i forhold til forslaget for 2005. Det 
er heller ikke denne gangen realistisk å tro at vi får bevilgninger til å dekke våre ønsker om 
økt satsing på flere områder samtidig, men vi må fortsatt jobbe for å beholde og helst øke 
dem. Stortinget har fastlagt bevilgningen i perioden 2003-2005 til 28 millioner kroner årlig, 
og det er derfor ikke realistisk å forvente at bevilgningene vil overstige lønns- og 
priskompensasjon i vesentlig grad.  
Tinget må som vanlig gi Skytterstyret fullmakt til å foreta de nødvendige prioriteringer ut fra 
de midler som departementet stiller til rådighet. 
 
Utviklingen av FD’s driftsstøtte de senere år samt vurderinger av framtidige 
prioriteringer av disse midler. 
 
I perioden 1999 – 2003 har konsumprisindeksen steget fra 102,3 til 112,8 hvilket gir en 
prosentvis økning i fem-årsperioden på 10,26.   
 
I nevnte periode er økningen i driftsstøtten til DFS fra FD på 4.16 %.  
 
DFS har derfor, i prinsippet, vært tvunget til en økonomisk innsparing på nær 2 mill kroner i 
nevnte periode.  
 
I den perioden som er beskrevet ovenfor er følgende tiltak/innsparinger foretatt: 

- reduksjon av antall ansatte ( 14 i dag ) 
- reduksjon av kontorleiekostnader 
- reduksjon av satsene for banebidrag 
- reduksjon av antall styremøter 
- generelle tiltak av rasjonaliserende/besparende art  

   
Med dette har DFS gjort en målrettet innsats for at de mest prioriterte sektorer skal forbli 
relativt uberørt. 
 
Ytterligere press på økonomien vil avgjort få negative følger på ett eller flere vitale felt. DFS 
vil trenge lang tid på å finne fram til ytterligere reduksjoner uten at dette skal få store negative 
konsekvenser for virksomheten. 
 
Dersom driftsstøtten fortsetter å synke pga mangel på kompensasjon for lønns- og prisvekst 
tvinger det seg fram politiske beslutninger av mer prinsipiell art med hensyn til reduksjon av 
utgiftssiden i budsjettet  
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Vedtak: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2004 til å fatte følgende vedtak: 
Det søkes Forsvarsdepartementet om en bevilgning på kr. 33.450.000,- for år 2006. 
Skytterstyret gis fullmakt til å foreta justeringer på poster når bevilgningen for 2006 fra 
Stortinget er fastsatt. 
 
 
FORSLAGET TIL BUDSJETT FOR 2006 SER SLIK UT 
SAMMENLIGNET MED  
SØKNAD FOR 2005 OG BEVILGNING FORDELT PÅ 
POSTER 2004   
     
     
POS
T PROSJEKT SØKER FOR SØKT FOR BEVILGET 2004 
    2006 2005 FORDELT PÅ 
        POSTER 

11 Administrasjon             8 000 000           8 000 000               7 848 000  
12 Landssk.st./Nordisk/NC/NM felt/skifelt             1 600 000           1 400 000               1 665 000  
13 Medaljer,diplomer, merker                600 000              580 000                  602 000  
14 Bidrag lag,samlag,kretser             3 500 000           3 500 000               3 281 000  

15 A Bidrag baner             7 500 000           7 000 000               5 173 000  
15 B Spesielle støytiltak             5 000 000           5 000 000               5 000 000  
16 A Utdanning            1 100 000            1 100 000                  934 000  
16 B Utdanning/ samarbeid HV/matr                300 000              300 000   
17 Rekruttering             1 700 000           1 600 000               1 515 000  

18 A Feltskyting                800 000              800 000                  378 000  
18 B Skifeltskyting                400 000              400 000                  286 000  
19 Ammunisjonsbidrag             1 800 000           1 800 000               1 500 000  

20 A Markedsføring/ informasjon                650 000              650 000                  670 000  
 20 B Driftstilskudd Norsk Skyttertidende                500 000               400 000                  568 000 
  SUM           33 450 000         32 530 000             29 420 000  
 



Sak 19/2004: Tingsak: Budsjett for private midler 2005 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2004 til å vedta følgende budsjett for private midler 
for 2005. 
 

BUDSJETTFORSLAG PRIVATE MIDLER 2005 
 Note Budsjett 2005 Budsjett 2004 Regnskap 2003 
Driftsinntekter     
Salgsvirksomheten 1 22 500 000 20 450 000 24 380 181 
Norsk Skyttertidende 2 2 982 000 2 947 000 2 962 032 
Salg administrasjonsprogram 3 240 000 225 000 284 096 
Landslotteriet  0 2 480 000 0 
Andre inntekter  135 000 35 000 114 761 
Sum driftsinntekter  25 857 000 26 137 000 27 741 070 
     
Driftskostnader     
Salgsvirksomheten 1 21 730 000 19 955 000 23 143 146 
Norsk Skyttertidende 2 2 550 000 2 499 000 2 427 269 
Administrasjonsprogrammet 3 240 000 225 000 282 315 
Landslotteriet  0 1 670 000 0 
Øvrig virksomhet 4 350 000 220 000 462 960 
Organisasjonsutgifter 5 770 000 830 000 410 902 
Sum driftskostnader  25 640 000 25 399 000 26 726 592 
     
Driftsresultat  217 000 738 000 1 014 478 
     
Finansposter     
Finansinntekter  300 000 620 000 743 373 
Finanskostnader  2 000 10 000 1 098 
Netto finansposter  298 000 610 000 742 275 
     
Resultat   515 000 1 348 000 1 756 753 
 
 
 



Note 1 - Salgsvirksomheten         
          
          
 SUM VÅPEN AMMUNISJON ANNET SALG 

 Forslag 2005 Budsj 2004 Regnsk 2003 Forslag 2005 Budsj 2004 Forslag 2005 Budsj 2004 Forslag 2005 Budsj 2004 
Salgsinntekter          
Ordinære salgsinntekter 22 500 000 20 450 000 24 380 181 7 500 000 6 000 000 14 250 000 13 900 000 750 000 550 000 
Sum salgsinntekter 22 500 000 20 450 000 24 380 181 7 500 000 6 000 000 14 250 000 13 900 000 750 000 550 000 
          
Varekostnader 19 580 000 17 780 000 21 060 508 6 375 000 5 100 000 12 680 000 12 300 000 525 000 380 000 
          
Bruttofortjeneste 2 920 000 2 670 000 3 319 673 1 125 000 900 000 1 570 000 1 600 000 225 000 170 000 
Bruttofortjeneste i prosent 12,98 13,06 13,62 15,00 15,00 11,02 11,51 30,00 30,91 
          
Lønnskostnader 860 000 860 000 821 535       
          
Annen kostnad          
Fraktkostnader 550 000 575 000 614 973    
Husleiekostnader 235 000 220 000 232 531       
Leie og leasing 15 000 20 000 11 838       
Leasing/driftsavtaler 10 000  4 825       
Revisjon 45 000 55 000 39 645       
Andre konsulenttjenester 10 000 20 000 19 689     
Kontorrekvisita, trykksaker 50 000 55 000 50 235       
Telefon og porto 45 000 45 000 35 437       
Reise- og oppholdsutgifter 100 000 100 000 79 084       
Markedsføring 200 000 200 000 124 143       
Forsikringer 30 000 25 000 26 891       
Andre kostnader   21 812       
Sum annen kostnad 1 290 000 1 315 000 1 261 103       
          
Driftsresultat 770 000 495 000 1 237 035       
 



Note 2 - Norsk Skyttertidende    
    

 Forslag 2005 Budsj 2004 Regnsk 2003 
Driftsinntekter  
Annonseinntekter 580 000 530 000 615 547 
Abonnementsinntekter 1 800 000 1 850 000 1 792 590 
Driftstilskudd 602 000 567 000 553 895 
Sum driftsinntekter 2 982 000 2 947 000 2 962 032 
    
Produksjon-/distribusjonskostnader    
Trykningsutgifter 800 000 740 000 803 162 
Porto- og distribusjon 420 000 420 000 465 183 
Andre produksjonskostnader 50 000 60 000 37 056 
Sum produksjons-/distribusjonskost 1 270 000 1 220 000 1 305 401 
    
Lønnskostnader 800 000 803 000 722 309 
    
Annen kostnad    
Husleiekostnader 85 000 81 000 91 867 
Kjøp inventar og utstyr 30 000 30 000 1 795 
Revisjonshonorar 15 000 30 000 10 627 
Andre honorarer 10 000 10 000 676 
Kontorrekvisita 20 000 20 000 30 559 
Telefon og porto 35 000 30 000 37 400 
Reise- og oppholdsutgifter 250 000 250 000 194 883 
Markedsføring 30 000 20 000 29 780 
Forsikring 5 000 5 000 1 972 
Sum annen kostnad 480 000 476 000 399 559 
    
Driftsresultat 432 000 448 000 534 763 
 
 
Note 3 - Administrasjonsprogram lag og samlag   
    

 Forslag 2005 Budsj 2004 Regnsk 2003 
Driftsinntekter  
Salgsinntekter 240 000 225 000 284 096 
Sum driftsinntekter 240 000 225 000 284 096 
    
Lønnskostnader 35 000  61 785 
    
Annen kostnad    
Kjøp inventar og utstyr 15 000 20 000 10 160 
Konsulenthonorarer EDB 115 000 150 000 151 844 
Kontorrekvisita 15 000 20 000 17 980 
Telefon og porto 10 000 5 000 11 995 
Reise- og oppholdsutgifter 30 000 15 000 28 551 
Markedsføring 20 000 15 000  
Sum annen kostnad 205 000 225 000 220 530 
    
Driftsresultat 0 0 1 781 
 



Note 4 - Øvrig virksomhet    
    

 Forslag 2005 Budsj 2004 Regnsk 2003 
    
Lønns- og personalkostnader 60 000 40 000 35 000 
    
Avskrivninger driftsmidler 0 0 11 533 
    
Annen kostnad    
Inventar og utstyr   3 749 
Reise- og oppholdsutg 50 000 40 000 24 434 
Representasjon 170 000 100 000 109 929 
Kontingenter og gaver 60 000 30 000 30 782 
Forsikring 10 000 10 000  
Storskjerm LS Oppdal   247 533 
Sum annen kostnad 290 000 180 000 416 427 
    
Sum kostnader øvrig virksomhet 350 000 220 000 462 960 
 
 
 
 
 
 
Note 5 - Organisasjonsutgifter      
       
   
 Landssk.st. Nordisk M. SFU DFSU Infostrategi Sum
Reise/opphold 60 000     60 000
Representasjon 140 000 20 000    160 000
Gaver, hedersbev 10 000     10 000
Prosjektmidler DFSU    140 000  140 000
Prosj.midler info.strategi     400 000 400 000
Sum 210 000 20 000 0 140 000 400 000 770 000
       
Budsjett 2004 210 000 10 000 10 000 200 000 400 000 830 000
       
Regnskap 2003 235 463 4 500 15 845 155 094  410 902
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 20/2004: Tingsak: Forslag om nytt NM i feltskyting 
Forslaget er stilt av Ringerike skyttersamlag, til Skyttertinget 2003.  
 
Forslaget lyder i hovedtrekk: 
Ringerike skyttersamlag foreslår at dagens feltfinale (12-skudd) erstattes av et arrangement 
der finalistene gjennomfører et 42-skudds feltopplegg. Finaleskytingen bør arrangeres i 
rimelig nærhet av LS-arenaen, og fortrinnsvis legges til fredagen under LS slik vi er vant til 
med feltfinalen. 
Finalistene får ikke med seg treffene sine fra 30-skudden på LS, men starter på nytt på en 42-
skudd. 
Antall finalister bør være 300 skyttere. 30-skudden på LS beholdes som i dag, og fortsetter 
som en premieskyting og kvalifisering til feltfinalen.  
NM-tittel, medaljer/stjerner og mesterskapstrofeer deles ut på bakgrunn av finaleresultatet. 
Det søkes om Kongepokal til Norgesmesteren i felt. 
Forslaget beskriver også en rekke detaljer i forbindelse med selve gjennomføringen. 
Fullverdig forslagstekst er vedlagt. 
 
Saken ble behandlet som sak 9 av Skyttertinget 2003, og ble gitt følgende vedtak: 

Saken utsettes. Norges Skytterstyre gis i oppdrag å frembringe LS-arrangørenes 
og andre involverte parters synspunkter på dette forslaget. Saken fremmes på ny 
for Skyttertinget 2004. 

 
Som følge av vedtaket ble saken sendt ut på høring i Rundskriv 23/03, med svarfrist 18. 
februar 2004.  Saken ble sendt til alle LS-arrangører og skyttersamlag. 
 
Norges Skytterstyre ønsket som i denne sammenheng å få en uttalelse på følgende: 
 

1) Hvilke muligheter har dere som LS-arrangør til å finne en utenforstående arrangør av 
en NM-finale i feltskyting, etter forslaget fra Ringerike skyttersamlag. Det anmodes 
om å søke arrangører innenfor rimelig nærhet, også i omkringliggende samlag. 
Høringsuttalelsen bes formet opp mot de føringene som er lagt. 

 
2) Hvilke økonomiske og administrative krav stiller denne arrangøren, og hvilke 

utfordringer vil dette medføre for LS-arrangøren? 
 
Ved svarfristens utløp var det mottatt 5 høringsuttalelser, fra LS-arrangørene: Os, Oppdal og 
Bodø, samt fra Hedmark og Salten skyttersamlag. Etter fristens utløp har det kommet uttalelse 
fra LS-søker Stjørdal og Drammen skyttersamlag, men disse kom for sent til saksutredningen 
for behandling av saken.  



Utdrag av mottatte høringsuttalelser: 
 1) Muligheter…… 2) Krav…… Anbefaling 

LS-arrangøren 
i Os 

Ser ingen muligheter til 
å få noen til å påta seg 
arrangementet. 

Alle forespurte lag 
ønsker kostnadene 
dekket av LS-arrangør.

Advarer på det sterkeste å 
legge dette inn som del av 
LS. 

LS-arrangøren 
i Oppdal 

Meget vanskelig å få 
arrangør. 

Vanskelig å se hvordan 
en slik finale skal 
kunne finansieres. 

Vi går sterkt inn for at 
dagens opplegg beholdes. 

LS-arrangøren 
i Bodø 

Kan ikke se for oss 
noen aktuelle 
arrangører. 

 Forslaget får ingen støtte i 
BØS. 

Hedmark 
skyttersamlag 

Arrangørsted bør bli på 
Terningmoen. 

Det må stilles midler 
til rådighet for 
arrangøren. 

Anbefaler dagens modell 

Salten 
skyttersamlag 

Ser ingen mulighet til 
gjennomføring i 
samlaget. 

 Slutter seg til BØS’ syn på 
saken 

 
Norges Skytterstyres vurdering: 
Norges Skytterstyres holdning til forslaget og til en omlegging av NM-finalen i feltskyting, er 
særlig knyttet til LS-arrangørenes mulighet til og interesser for å gjennomføre Ringerikes 
modell. 
 
Styret er godt kjent med at LS-arrangørene med dagens gjennomføring, er svært opptatt i hele 
stevneperioden. Å legge foreslåtte mesterskap inn i stevnearrangementet vil derfor i 
utgangspunktet være svært vanskelig. At arrangementet avholdes av et utenforstående lag 
synes derfor som eneste mulighet. På denne måten vil LS-arrangøren bli lettet for dagens 
finaleskyting og ikke bli tynget av nok et omfattende arrangement. Denne muligheten har 
arrangørene nå fått mulighet til å uttale seg om.En helt klar tilslutning fra samtlige arrangører 
virket likevel optimistisk, slik at det er vurdert en løsning med å arrangere finalen etter 
gammel modell, når annet syntes umulig. 
 
Norges Skytterstyre er overrasket over at antallet høringsuttalelser er så lavt, men velger å 
ikke tillegge dette vesentlig vekt i vurderingen. Med bakgrunn i at de høringsuttalelsene som 
er mottatt virker svært entydige, blir en endring av dagens finalemodell tyngre å gjennomføre. 
En NM-finale med utgangspunkt i vilkårene i forslaget, virker ikke til å kunne gjennomføres 
hos noen av arrangørene som har besvart. Endringen blir administrativt krevende og vil ha 
store økonomiske utfordringer.  
 
Landsskytterstevnet har gjennom mange år vært i en tidsmessig knipe. Flere klasser har de 
senere årene kommet inn på programmet, og krevet sin tid på de ulike arenaene. Det er i 
tillegg satt mer fokus på vår idrett fra ulike medier, som krever fleksibilitet i forhold til 
avviklingen, og setter begrensninger for annen virksomhet. 
 
Ringerike skyttersamlag ser på de foreslåtte endringene som et viktig sentralt virkemiddel for 
å videreføre og forsterke de tegnene vi ser til en positiv utvikling for feltskytingen. De mener 
videre at de sportslige hensyn vil med et slikt opplegg bli bedre ivaretatt, ved at de beste fra 
hovedskytingen, som har skutt under forskjellige forhold over flere dager, får anledning til å 
konkurrere i et mer krevende opplegg på ukjente avstander.  Norges Skytterstyre er enige i at 



feltskyting bør gis gode rammevilkår, og ser positivt på en heving av feltskytingens status. De 
foreslåtte endringer av NM-felt synes likevel ikke å kunne innpasses i Landsskytterstevnet. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2004 til å fatte følgende vedtak: 
 
Forslaget fra Ringerike skyttersamlag om at dagens feltfinale erstattes av et arrangement der 
finalistene gjennomfører et 42-skudds feltopplegg, blir ikke tatt til følge. 
Finalen i NM-felt blir opprettholdt etter dagens modell. 
 
Sak 21/2004: Tingsak: Forslag om endring av reglene om maksimalavstander i 
feltskyting 
Forslaget fra Uttrøndelag skyttersamlag med begrunnelser er fremmet slik: 
 
På feltskyting, grovfelt kan ett evt. to av holdene være over de fastsatte maksavstandene.  
 
Vi er ikke tjent med at feltfigurene står hinsides avstand. Det er vi enige om! Men noe av 
momentene ved feltskyting er falt bort ved innføring av absolutt maksavstand. 
Avstandsbedømmelse er snart en avglemt øvelse. Slik som regelverket er i dag treffer en de 
aller fleste figurene med å stille siktet ett knepp under den bestemte maksavstand. Dette er 
ikke feltskyting, men matchskyting på feltfigurer.  
 
På en enkel måte kan en opprettholde dagens ordning med én endring. 
 
Forslag: 
 

• På feltrunder med inntil 6 hold (36 skudd) KAN det tillates at ett av holdene er over 
den fastsatte maksavstand. 

• På feltrunder med 7 eller flere hold (42 skudd) KAN det tillates at inntil to av 
holdene er over den fastsatte maksavstand. 

Det forutsettes at det ikke opplyses om hvilke hold som KAN være over maksavstandene. 
 
Formålet er: Å ikke gjøre feltskytingen forutsigbar som dagens ordning. 
 
Med dette forslaget får vi det lille usikre på alle hold, i og med at ingen vet om noen av 
holdene er over maks, eller hvilke hold…  
Arrangører er ikke nødt til å sette figurer over maksavstand, men at vi får dette i regelverket 
som gjør det mulig å gjøre det og skape usikkerhet.  
 
Begrepet avstandsbedømmelse vil da igjen være en vesentlig faktor for å bli en god feltskytter.  
 
Norges Skytterstyres vurdering: 
Norges Skytterstyre vedtok i møte høsten 1996 å innføre absolutte maksimalavstander for alle 
godkjente figurer benyttet i grovfelt med virkning fra 1. januar 1997. Dette bl. a. med 
bakgrunn i feltutvalgets rapport som klart anbefalte dette.  
 
Skyttertinget 1998 behandlet i sak 11 diverse forslag om endringer/justeringer av dette 
vedtaket. Tinget vedtok i denne sammenheng å oppheve kravet om å holde seg innenfor  
maksimalavstandene i finaleskyting i mesterskap og i lukkede konkurranser med 
forhåndsuttatte skyttere.  



 
Norges Skytterstyre mener generelt at innføringen av maksimalavstander har bidratt positivt 
til feltskytingen for den vanlige skytter. At man har klart å styre vanskelighetsgraden i 
oppleggene slik at skyttere flest får en del treff virker motiverende. Et resultat av regelen er 
bl. a. at det ikke lenger er stevneopplegg slik som forslagstilleren beskriver som ”hinsides”.   
 
Samtidig ser også Styret det som vesentlig at man klarer å bygge opp om alle de feltmessige 
elementene i disiplinen. Herunder er fortsatt avstandsbedømmelse et av de aller viktigste 
momentene, selv om Forsvarets behov for denne ferdigheten kan vise seg å avta noe etter 
hvert som de i større grad vil anskaffe måleutstyr. En overgang i Forsvaret til finkaliber vil 
også kunne påvirke dette gjennom at denne ammunisjonen gir flatere kulebane på de kortere 
holdene, men samtidig vil den være relativt uegnet på de lengre.  
 
Etter at det ble innført absolutte maksimalavstander har det vært noen episoder der arrangører 
har plassert hold utover dette. I de fleste tilfeller har nok dette skjedd helt ubevisst fra 
skytterlagets side. Uansett har det vist seg å avkomme en del ubehageligheter for arrangøren 
med bl. a. heftige diskusjoner, og man har vært i tvil om hvordan slike situasjoner skal 
håndteres. Ved å la ett hold kunne stå utover maksimalavstand vil sannsynligheten for slike 
situasjoner reduseres.  
 
Velger man å myke opp reglene om maksimalavstander må dette gjøres slik at man fortsatt 
har kontroll på vanskelighetsgraden i oppleggene. I denne sammenheng kan man se for seg å 
begrense dette til eksempelvis 15% utover maks. Denne prosentsatsen må settes slik at man 
kan gå så langt utover maksimalavstandene at det blir en reel utfordring å avstandsbedømme, 
samtidig som man holder seg innenfor en forsvarlig vanskelighetsgrad.  
 
Dagens pkt. 9.311 Feltfigurer – senior i Skytterboka har vist seg være noe upresis.  Spesielt 
har det vært diskusjoner og misforståelser vedrørende hvilke skytinger som er unntatt fra 
regelen om maksimalavstander. Fortolkningen har her vært at dette gjelder for 
mesterskapsomganger i alle konkurranser, herunder også åpne stevner. Ved at Skyttertinget nå 
drøfter et forslag som vil kunne medføre justeringer av pkt. 8.311, vil det være naturlig å 
samtidig presisere denne delen av punktet. 
  
Vedtak: 
Norges Skytterstyre innstiller for Skyttertinget 2004 at Skytterboka pkt. 9.311 Feltfigurer – 
senior gis flg. tekst(Endringer i kursiv): 
Nedenforstående oppsett viser figurer med fastsatte maksimalavstander for feltskyting i DFS. 
De oppgitte maksimalavstander kan på ett av holdene i innledende skyting overskrides med 
inntil 15%. I finaleskyting med begrenset deltakelse, herunder åpne stevner,  står arrangører 
fritt i valg av avstander. Det samme gjelder alle hold i lukkede konkurranser med 
forhåndsuttatte skyttere. 
Arrangør av feltstevner…… 
 
Vedtaket ble gjort mot 1 stemme. 
 
 
Sak 22/2004: Tingsak: Søknad om overgang til annet samlag 
Bærums skytterlag, tilhørende Drammen skyttersamlag, søker om overgang til Oslo 
skyttersamlag. 
 



Bærums skytterlag er lokalisert til Løvenskioldbanen. De øvrige lagene som har denne banen 
som hjemmearena tilhører Oslo skyttersamlag. Banen ligger i Bærum kommune og eies av 
Norges Skytterforbund, som alle DFS lagene har bruksavtale med. Lagene har et nært 
samarbeid, bl.a. med tanke på forholdet til eieren og arrangementer på banen. Herunder har 
lagene et utvalg for å ivareta felles interesser.   
 
Norges Skytterstyres vurdering: 
Det har i den senere tid foregått en vesentlig utbedring av Løvenskioldbanen, særlig på 100m. 
Dette arbeidet har vist at det er upraktisk og til dels uhensiktsmessig at lag på banen tilhører 
forskjellige skyttersamlag. Det vises her bl.a  til at jegertrening utføres i fellesskap, praktisk 
og økonomisk Skytterlag fra forskjellige samlag kan bringe med seg effekter av vedtak i 
samlagene som kan være forskjellige og som kan gi praktiske, uheldige utslag i lagenes 
samarbeid. Herunder størrelse på avgifter, disponering av banen til arrangementer/mesterskap 
osv.  
 
Norges Skytterstyre har forståelse for Bærums skytterlags ønske og motivering for en logisk 
og praktisk endring av skytterlagets samlags-tilhørighet, og vil i hovedsak vektlegge de rent 
praktiske forhold for å lette lagets drift.  
 
Begge samlag støtter søknaden.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2004 til å fatte følgende vedtak: 
 
Bærums skytterlag overføres fra Drammen skyttersamlag til Oslo skyttersamlag med virkning 
fra 1.januar 2005 
 
 
Sak 23/2004: Tingsak: Forslag om endring av klassereglene for klasse 1 
Nordbygda skyttarlag har gjennom Nordfjord skyttarsamlag sendt følgende forslag til Norges 
Skytterstyre: 
 
I. Ved opprykk frå klasse 1 skal same poenggrenser gjelde som ved opprykk frå klasse Junior. 
 
Nordfjord skyttarsamlag fremmer videre følgende tillegg til Nordbygda skyttarlag sitt forslag: 
 
II. Ein skyttar som tidlegare har skote i klasse 3, 4, eller 5 skal på eit seinare tidspunkt ikkje 
kunne rykkje ned i klasse 1 
 
Norges Skytterstyres vurdering: 
Det foreligger ingen begrunnelse for forslagene. Når det gjelder første del av forslaget, som 
omhandler like poenggrenser ved opprykk fra klasse 1 som klasse junior, er det grunn til å 
anta at forslagstiller vil skjerme klasse 2 fra de beste klasse 1 skytterne som rykker opp. 
Andre del av forslaget, om at ikke skyttere fra klasse 3, 4 eller 5 skal kunne gå ned i klasse 1, 
er trolig fremmet fordi forslagstiller mener at skyttere fra disse klassene ikke kan regnes som 
nybegynnere, og dermed ikke bør ha mulighet til å gå ned i klasse 1.    
 
Forslagets første del er logisk ut i fra at juniorskyttere og skyttere i klasse 1 skal behandles 
likt. Begge klasser skyter et tilnærmet likt program, selv om det må sies å være lettere for en 
junior på 100 meter å oppnå eksempelvis 220 poeng, enn det er for en 1. klasseskytter på 200 



meter. Skulle kvaliteten således gjøres helt lik, burde skytterne i klasse 1 faktisk hatt en lavere 
opprykkspoengsum til klasse 2 enn 220 poeng som gjelder for juniorskytterne. 
 
Poengsummen for opprykk fra klasse 1 til 2 ble av Skytterstyret hevet fra 220 poeng til 227 
poeng fra år 2000. Dette ble da begrunnet ut i fra et ønske om klasse 1 skytterne måtte få lov 
til å bli mer stabile i liggende og knestående skytestilling før de ble tvunget opp i klasse 2. Det 
var da drøftet om juniorkvalifiseringen til klasse 2 også skulle endres, uten at man fant dette 
hensiktsmessig. Dette gjelder et fåtall juniorskyttere, og det har ikke blitt ansett som et 
problem for denne klassen.     
 
Å fordele klasse 1 skytterne videre til klasse 3 og 4  har heller ikke vært sett på som et 
nødvendig tiltak. I forhold til i klasse junior, er det svært få skyttere i klasse 1 som er så gode 
at de burde vært sendt videre til klasse 3 og 4 istedenfor klasse 2. Det er derfor ikke noe 
problem at de beste skytterne får ett år i klasse 2 før de eventuelt rykker videre opp i 
klassesystemet. 
  
Når det gjelder forslagets del to har det vært en del diskusjon om at de beste 1 klasseskyttere 
er for gode. Skytterstyres mindretall er enig i at det burde innføres strengere regler for å 
hindre tidligere skyttere å komme i denne klassen, da klasse 1 først og fremst er en 
nybegynnerklasse. Skytterstyres flertall mener at dette er et lite problem i praksis, og de få 
tilfellene som eksisterer har mer sammenheng med dårlig moral til de skyttere som benytter 
seg av denne muligheten. Med moral i denne sammenheng menes at skyttere som har vært 
uheldige og oppnådd lav poengsum for klassesetting, selv bør innse at de er for gode til å gå 
ned i klasse 1. Samlagene har også en rolle i å følge med at skyttere ikke skal gå ned til klasse 
1, når det godt kan dokumenteres at skytteren har et for høyt ferdighetsnivå for denne klassen. 
Argumentasjon for å beholde dagens ordning er også at en skytter som på grunn av 
helsemessige årsaker blir vesentlig dårligere, bør kunne ha mulighet til å rykke ned til klasse 
1.  
 
En sjekk på resultatene fra Landsskytterstevnet de siste år viser da også at det i liten grad er 
slik at de beste skytterne i klasse 1 er skyttere fra klasse 3, 4 og 5 som året tidligere har skutt 
seg ned. Da er det heller slik at dette gjelder skyttere som har hatt et opphold i disse klassene 
og begynner på igjen i klasse 1. Her blir det i mange tilfelle gjort feil, da ingen skytter skal 
settes ned mer enn en klasse når han/hun har vært borte fra skytingen i minst 5 år.  
 
I stedet er det tilsiget med eksempelvis jegere som tidligere ikke har skutt i DFS, og skyttere 
som sluttet etter rekruttklassen, som bidrar mest til at det kommer noen gode 1. klassinger 
hvert år. Dette vil det ikke bli noen endring på om forslaget fra Nordfjord blir gjennomført.  
 
Konklusjon: 
Norges Skytterstyres konklusjon er at de enstemmig går i mot forslagets del I om at skyttere 
fra klasse 1 skal ha samme opprykksregler som klasse Junior. Skytterstyres flertall mener det 
heller ikke er noe problem med skyttere som går ned fra klassene 3, 4 og 5 til klasse 1, og vil 
således ikke anbefale den endring Nordfjord skyttersamlag fremmer i del II.  
 
Norges Skytterstyres mindretall støtter forslagets del II, og vil gå lenger enn Nordjord 
skyttersamlag ved at de heller ikke vil at skyttere fra klasse 2 skal kunne skyte seg ned i 
klasse 1. Dette med bakgrunn i at klassen bør være en nybegynnerklasse slik intensjonen har 
vært. 
  



 
 
Jarle Tvinnereim framla forslag på at tredje setning i Regelverkets punkt 7.231 vedrørende 
klasse 1 blir fjernet. Setningen lyder: 
I tillegg omfatter klassen klasseførte skyttere fra klasse 2-5 som i kalenderåret har 199 poeng 
eller mindre på det dårligste av de tre beste 25-skudd. 
Tilsvarende endring gjøres andre steder i Skytterboka hvor klassesettingsreglene er omtalt. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2004 til å fatte følgende vedtak: 
 
Dagens ordning for klasseregler til klasse 1 opprettholdes. 
 
Vedtaket ble gjort med 4 mot 3 stemmer som støttet forslaget til Tvinnereim.  
 
Sak 24/2004: Tingsak: Sammensetning av Norges Skytterstyre  
– Justering av Grunnreglenes § 1–8. 
I sammenheng med omstruktureringen av Forsvaret og rasjonalisering av virksomheten til 
Forsvarets øverste ledelse, ble det fra FD,s side foreslått for Stortinget å redusere 
representasjonen i Norges Skytterstyre til en person. Dette ble akseptert ved budsjettvedtaket i 
Stortinget. 
 
Administrasjonen har nå, etter anmodning, mottatt brev fra FD hvor det presiseres at GIHV 
ikke er å anse som Kongevalgt medlem, men som representant som oppnevnes av 
Forsvarsdepartementet. 
 
DFS har ved tingvedtak endret styrets sammensetning ved at formann i DFSU inngår i styret. 
I brevet herfra ble § 1-8 sitert med forslag til justert tekst vedr. Forsvarets representasjon. Det 
frakom ingen kommentar til at paragrafen på et eller annet tidspunkt tidligere var endret uten 
godkjenning fra FD. Det ble for så vidt heller ikke spurt om dette spesifikt. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre tar Forsvarsdepartementets beslutning om at Forsvarets representant i 
Norges Skyttestyre er en representant som oppnevnes av Forsvarsdepartementet, til 
etterretning. 
Grunnreglenes § 1-8 blir derfor slik: ”Norges Skytterstyre består av 7 medlemmer, hvorav 5 
velges av Skyttertinget, 1 er formannen i Det frivillige Skyttervesens ungdomsutvalg og 1 
oppnevnes av Forsvarsdepartementet.” 
 
Administrasjonen pålegges ajourføring av øvrige punkter i Skytterboka som påvirkes av 
vedtaket. 
 
Sak 25/2004: Søknad fra LS 2004 om tilskudd til feltskytingsarena 
Norges Skytterstyre tildeler etter søknad Landsskytterstevnet 2004 kr 35.000,- til 
opparbeidelse av ny arena for NM i feltskyting. 
 
Vedtaket ble gjort mot 1 stemme. 
 



Sak 26/2004: Tingsak: Handlingsplanutvalg i framtiden 
Vi er nå inne i det siste år for virke til Handlingsplan III. Den ble opprettet av Skyttertinget i 
1998 og skulle ha levetid til 2002, men Skyttertinget 2001 vedtok å forlenge planen til 2004.  
 
Norges Skytterstyres vurdering: 
Etter at organisasjonen ble truet med fjerning av bevilgningene i 2002, har fokus vært på 
hvordan vi skal bedre informasjonsrutinene i alle organisasjonsledd. Informasjonsstrategien 
som ble vedtatt på Skyttertinget 2003, har nå overtatt som et viktig styringsverktøy for 
organisasjonen fram til 2006. Norges Skytterstyre mener det nå er viktig å få denne planen i 
god funksjon ute i samlag og skytterlag, og vil prioritere et slikt arbeid framover.    
 
I stedet for et nytt Handlingsplanutvalg, mener Norges Skytterstyre det heller vil være en 
bedre arbeidsmåte å gi Rådgivende utvalg arbeidet med eventuelt større organisasjonssaker de 
kommende år. Å iverksette et Handlingsplanutvalg for å gjennomgå organisasjonen fra A til 
Å synes ikke som en riktig ressursbruk for organisasjonens nåværende utfordringer. 
Skytterstyret mener således at eksisterende Handlingsplan kan ytterligere forlenges i 2 år.  
 
Norges Skytterstyre kan tenke seg at det blir opprettet et informasjonsutvalg for å følge opp 
tiltak fra informasjonsstrategien mot samlag og skytterlag. Dette utvalget bør bestå av 
samlagsformenn som selv vet hvor ”skoen trykker” for informasjonsarbeidet lokalt, samt 
eventuelt noen med informasjonsfaglig bakgrunn. Kanskje bør utvalget opprettes som et fast 
informasjonsutvalg i DFS, en ordning de for øvrig praktiserer i De Danske Skytteforeninger. 
Først og fremst er det likevel nå hensiktsmessig med et utvalg for oppfølging av 
informasjonsstrategien som utløper i 2006. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2004 til å fatte følgende vedtak: 
 
Handlingsplan III videreføres i 2 år til 2006. I mellomtiden opprettes et eget 
informasjonsutvalg i DFS for oppfølging av vedtatt informasjonsstrategi fram til 2006. 
Norges Skytterstyre gis i oppdrag å utnevne utvalgets medlemmer innen 1. oktober 2004, 
samt utforme et eget mandat til utvalget. 
  
Sak 27/2004: Tingsak: Søknad om LS 2007/2008 samt bytte av turnus disse 2 år.  
De kjente, potensielle søkere for LS 2007 og 2008 har levert søknad i rett tid. Det er mottatt 
brev fra Inn-Trøndelag skyttersamlag om turnusendring mellom Vestlandet 2007 og Midt-
Norge 2008. Saken gjelder at Steinkjer skytterlag og Førde skyttarlag er enig om å bytte 
arrangementsår så fremt de blir tildelt LS-arrangementene i 2007 og 2008. Potensielle søkere i 
2007 og 2008 er forberedt på at turnus kan bli endret. Vedtak i styret med anbefaling til 
Skyttertinget om LS-arrangører i 2007/2008 forutsettes gjort i maimøtet. 
 
Vedtak: 
Det legges fram forslag om valg av LS-arrangør for både 2007 og 2008 på Skyttertinget 2004, 
ihht til den gjeldende turnusordning. Sak om turnusendring klargjøres og behandles etterpå 
avhengig av vedtak i saken om tildelingen av LS for 2007/2008.  
 
Vedtaket ble gjort mot 2 stemmer. 
Mindretallet mente at Skyttertinget 2004 først må ta stilling til endring av turnus og deretter 
avgjøre arrangementssted i 2007. Arrangørsted i 2008 avgjøres av Skyttertinget 2005, kfr. 
Skytterbokas pkt. 11.223. 



 
 
 
Sak 28/2004: Søknad om bruk av skiskyttervåpen for rekrutteringsklassene under NM 
skogsløp 2004. 
Øvrebø skytterlag fremmer flg. søknad for Norges Skytterstyre: 
   
Søknad om bruk av skiskyttervåpen under NM i skogsløp 2004. 
 
Under NM  i skogsløp i år ønsker vi å arrangere et åpent løp for rekruttklassene. 
Vi søker i den forbindelse om dispensasjon for bruk av skiskyttervåpen under disse 
konkurransene 11. og 12. september. 
 
Hensikten er at flere får muligheten til å prøve denne idretten. Kanskje vil da noen i neste 
omgang investere i en Sauer for eksempel. 
 
Skytterboka vedlegg 1 pkt. 10.30 Våpen og avtrekk beskriver hvilke våpen som er tillatt i 
skifelt/skogsløp, og de krav som stilles til disse. Generelt gjelder DFS regelverk, med noen 
suppleringer for tidligere benyttede grovkalibrede skiskyttergeværer.  
 
Skyttertinget vedtok i sak 14/2003 at det ikke skal være offisielle klasser for Rekrutt eller 
Eldre Rekrutt i NM sammenheng. Det gis imidlertid anledning til å gjennomføre eksempelvis 
et åpent stevne for disse klassene parallelt i NM arrangementet.  
 
Skiskyttervåpen er såframt de fyller kravene i pkt. 6.230 i Skytterboka allerede godkjent til 
bruk i rekrutteringsklassene i DFS. Sammenliknet med NSSF sitt våpenreglement vil det 
spesielt være avtrekksvekten (0,5kg) som er den største og viktigste forskjellen. I tillegg vil 
også skiskyttervåpen ofte være utstyrt med en del ikke godkjent DFS utstyr som eksempelvis 
kolbekrok, håndstopper libelle m.m.  
 
DFS/SFU drøftet uformelt det omsøkte forholdet i sitt siste utvalgsmøte i fbm. at Ole Per 
Strædet signaliserte at en slik søknad ville bli fremmet. Formann i utvalget, Reidar Helland, 
utrykte i denne sammenheng støtte til dispensasjonssøknaden.   
 
Det er forståelig, og ønskelig, at arrangøren benytter blesten som skapes rundt NM 
arrangement til å forsøke rekruttere nye deltakere. Spesielt er de som driver med skiskyting en 
aktuell målgruppe. Med flere aktive skiskyttermiljøer i regionen kan det være gode muligheter 
for å få med noen ekstra ungdommer fra disse gruppene. Skiskyting opplever trolig også et 
betydelig frafall etter hvert som ungdommene blir eldre. Kanskje vil de da finne det noe mer 
uhøytidelige DFS miljøet mer passende, og gå over til vårt konkurransetilbud når de trapper 
ned skiskytingen. For å få med aktuelle kandidater på våre aktiviteter er det vesentlig at 
terskelen innledningsvis blir lavest mulig, noe som bl.a. det å kunne benytte eget/kjent 
våpenet vil kunne bidra til.  
 
Teknisk sett vil det for den vanlige ungdom være vanskelig å selv stille avtrekksvekten på et 
skiskyttervåpen opp til 1,5kg. Normalt er dette så omfattende at det må utføres av børsemaker 
ved at deler/fjærer må bytes ut. På noen våpen er det heller ikke mulig å stille avtrekksvekten 
til 1,5kg. Uansett vil de aller fleste vegre seg mot å få dette gjort bare for en konkurransehelg.  
 



Velger man å gi dispensasjon for bruk av våpen med avtrekksvekt på minimum 0,5 kg, kan 
man imidlertid også se for seg at det vil kunne oppleves som urettferdig/fordelaktig at noen 
benytter våpen med lettere avtrekk enn DFS normale standard.  
 
Det vil være ønskelig at man i fbm. en dispensasjon evaluerer erfaringene i etterkant. Derfor 
bør arrangøren utferdige en rapport som inneholder så vel egne erfaringer som 
tilbakemeldinger fra deltakerne. Rapporten forelegges Norges Skytterstyre og DFS/Utvalget 
for skifelt.  
 
Vedtak: 
Øvrebø skytterlag innvilges dispensasjon for bruk av NSSF godkjente skiskyttervåpen i fbm. 
åpent stevne for rekrutt og eldre rekrutt som går parallelt med NM i skogsløp med feltskyting 
11. - 12. september 2004. Arrangøren skal innen 1. november gi en skriftlig tilbakemelding 
som inneholder både arrangørens og deltakernes erfaringer og meninger.  
 
 
 
Meldingssaker:  1. Takkebrev fra Kurt Bromann 
    2. Brev fra Henning Ivarrud 

3. Takkekort fra HM Kronprins Haakon og HM Kronprinsesse 
Mette-Marit 
4. Endring av presisjonskrav for elektroniske skiver – foreløpig 
vurdering 

 
 
Administrativt vedtak:  Sammenslåing av Lom skyttarlag og Skjåk skyttarlag til Lom og 

Skjåk skyttarlag 
 
 
 
 
 
  
    
 
 
 
 
 



År 2004 den 24. mai holdt Norges Skytterstyre møte på Skytterkontoret, Oslo 
 
Til stede: Lars Stenerud, Alf Tobiassen, Olav K. Vaaje, Jon G. Hofstad, Jarle Tvinnereim og 
Henning Westerås.  
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
 
 
Sak 29/2004: Tingsak: Tildeling av Landsskytterstevnet 2007/2008  
Steinkjer skytterlag henvendte seg før Skyttertinget 2003 til Norges Skytterstyre med søknad 
om endring av turnus for LS 2007/2008. Norges Skytterstyre anbefalte dette, men 
Skyttertinget 2003 avviste å behandle saken på formelt grunnlag. Høsten 2003 kom det ny 
henvendelse til Norges Skytterstyre om slik turnusendring. Etter behandling i Skytterstyret 
sendte administrasjonen 7. oktober 2003 brev til potensielle søkere av LS 2007 om at et slikt 
bytte kunne være mulig hvis Inn-Trøndelag skyttersamlag innsendte forslag på det, og at 
interesserte søkere av LS 2007 måtte sende søknad med tidsfrist for tingsaker for Skyttertinget 
2004.  
 
Inntrøndelag skyttersamlag har innen frist for tingsaker 2004 fremmet forslag om 
turnusendring for LS 2007/2008. 
 
Det foreligger nå søknad fra Førde skyttarlag om tildeling av LS 2007, hvor det framkommer  
at søknaden også gjelder for 2008. Tilsvarende er det mottatt søknad fra Steinkjer skytterlag 
om arr. av LS i Steinkjer i 2007 eller 2008 og fra skytterlagene i Stjørdal om arr. av LS i 
Stjørdal i 2007. I deler av kommunikasjonen med Stjørdal framkommer det at LS 2008 også 
er i deres interesse. 
 
Norges Skytterstyres vurdering: 
Norges Skytterstyre drøfter i det etterfølgende tildeling av LS både for 2007 og 2008, etter 
ordinær turnus. Dette gjøres fordi kandidatene for disse to år, etter oppfordring, har levert sine 
søknader. Førde skyttarlag forventer også at dersom turnusen endres så vil det ved 
Skyttertinget 2004 bli bestemt hvem som er arrangør i 2008. Som eneste søker fra Vestlandet 
landsdel vil Førde skyttarlag naturlig bli tildelt LS 2007, dersom det ikke var under vurdering 
et bytte av turnus. En beslutning av Skyttertinget 2004, om tildeling av LS 2007 til Førde 
skyttarlag, bør derfor etter styrets oppfatning oppfattes som et vedtak for tildeling for 2008 
dersom det senere vedtas en turnusendring. Norges Skytterstyre er oppmerksom på 
regelverkets pkt 11.223, men ser dette slik at man nå er i en ekstraordinær situasjon som 
krever spesiell løsning.      
 
LS 2007 
I samsvar med vedtatt turnusordning søker Førde skyttarlag om å få arrangere 
Landsskytterstevnet 2007. Skytingene planlegges gjennomført på eksisterende bane i 
Kråkenesmarka og i samme feltterreng som ved tidligere LS i Førde. Arena for finale i Stang- 
og felthurtigskyting flyttes til baneområdet og blir med dette en forbedring i forhold til 
tidligere. 
I arenaområdet er parkeringsmulighetene noe forverret. Dette er påpekt ved befaring og kan 
forventes løst tilfredsstillende. 
Det planlegges kun camping i tilknytning til eksisterende campingplasser og skoler i området. 
Søknaden vedlegges tingpapirene og refereres ikke videre i detalj. 
 



Førde kommune og Sogn og Fjordane fylke støtter søknaden og har tilkjennegitt bidrag av 
forskjellige slag.   
 
LS 2008 
I samsvar med turnus er det kommet inn søknad fra Steinkjer skytterlag og skytterlagene i 
Stjørdal kommune, senere benevnt Stjørdal ( Floren, Hegra, Skjelstadmark, Hofstad, Stjørdal 
og Lånke) i Midt-Norge landsdel. 
 
I det etterfølgende gjøres det en kort sammenstilling og vurdering av de praktiske forhold ved 
de to søkerne. 
 
Baneskytinger: 
 
Steinkjer vil benytte arena som den var ved forrige arrangement. Arenaen er godt vedlikehold 
og sikrer en god gjennomføring av skytingene med korte avstander til de fasiliteter som må 
finnes på banene.  
Stjørdal vil benytte nybygde arenaer tilhørende Forsvaret på Frigården. Arenaen ligger ca 10 
km fra Stjørdal sentrum. Kapasiteten er meget god med to baner på 200 m ( 40 og 50 skiver) 
samt 100m. Alle baner er nybygde med høy kvalitet. Siden vi har displayer for 50 skiver på 
200m og 25 på 100m har 200m mer kapasitet enn vi trenger.  
Konklusjon: Begge søkere har arena som fullt ut tilfredstiller den skytetekniske del av LS 
 
Feltskytinger 
 
Steinkjer vil gjennomføre all innledende feltskyting i Giskås skytefelt som ved forrige 
arrangement. Det har oppstått noe tvil om skytefeltets framtidige eksistens i forbindelse med 
strukturendringen i Heimevernet. Steinkjer kommune er imidlertid grunneier av feltet og 
garanterer at skytterlaget vil kunne disponere feltet som før selv om det skulle bli nedlagt som 
skytefelt for Forsvaret. Se vedlagte brev fra ordfører. Det er relativt lang avstand til Giskås 
slik at skytterne må transportere seg selv ( ca 30 km fra Steinkjer sentrum ) til frammøte 
feltskytinger. Finaler i Stang- og felthurtig gjennomføres ved siden av skytterhuset på 
banearenaen. Øvrige feltfinaler på 100m og 200m standplasser. 
Stjørdal vil benytte Forsvarets skytefelt Leksdal. Mer presist på Sigertmoen i Elvran. Fra 
Stjørdal sentrum er det ca 16-17 km til feltarenaen. Fra baneområdet er det ca 6 km. Her vil 
grovfelt og innledende stang- og felthurtig gjennomføres. Finfelt legges til baneområdet med 
start i nærhet av 100m. Finalearena for stang- og felthurtig legges til banearena i en avstand 
av ca 800m fra standplass 200m. Øvrige feltfinaler fra standplass 100m og 200m. Arena for 
finaler stang- og felthurtig vil kreve noe klargjøringsarbeid. Dersom storskjerm ønskes 
benyttet til denne finalen kan plassering av trailer m/storskjerm bli noe vanskelig. 
Konklusjon To relativt likeverdige og gode arenaer. Pluss til Steinkjer for plassering av 
finalearena for Stang- og felthurtig. Pluss til Stjørdal for kompakt arena for 100m bane/finfelt 
på samme  arena. 
 
Camping   
 
Steinkjer vil kun tilby camping i tilknytning til skoler, og mener at det er dette deltakerne vil 
ha. Kapasiteten synes tilstrekkelig. Hotellkapasitet ok. 
Stjørdal vil også tilby camping i tilknytning til skoler/samfunnshus. Dessuten vil det etableres 
en felles skyttercamp, mest sannsynlig i tilknytning til Lånkehallen. Det står ved banearena i 



søknaden, men dette synes det å være enighet om bør endres som nevnt ovenfor. 
Hotellkapasitet meget god.  
Konklusjon.  Begge arrangører vil kunne skaffe tilfredsstillende camping og boforhold for 
skyttere med familier og øvrige tilstedeværende. 
 
Transport/parkering 
 
Steinkjer har en usikkerhet i disponering av de arealer for parkering ved banearena som ble 
benyttet ved forrige arrangement. Området er solgt til private. Dersom dette areal ikke kan 
nyttes/delvis kan nyttes må arrangøren etablere annen parkering i tillegg. Dette er mulig ved 
en del terrengbearbeidelse samt å ta i bruk områdene(kortholdsbaner) til høyre for skytterhus 
fram til og med torsdag i stevneuken. Når finaler i Stang- og felthurtig gjennomføres kan ikke 
disse områdene nyttes. Det blir derfor nødvendig med etablering av nye parkeringsområder 
dersom de ”gamle” ikke kan nyttes. Behovet for parkering er vesentlig redusert fre-lø i 
stevneavslutningen slik at dette vil greit la seg løse på de arealer som tilhører baneområdet og 
derved ikke inngår i ovennevnte salg og eller på deler av solgte område. Kommunen og 
skytterlaget har hatt møte med ny eier som i avtale sikrer en god løsning på parkering ved 
arena. Brev herom er vedlagt sakspapirene. 
Stjørdal har nærmest ubegrenset kapasitet for parkering i tilknytning til banearena. 
Opprinnelig plan var å benytte NAF øvingsbane til parkering. Det ville gitt en viss 
gangavstand fra bil til banearena, tildels i motbakke. Dette var planen fordi man tenkte seg 
området bak standplassene til skyttercamp i den opprinnelige planlegging. Fortsatt er dette en 
mulig løsning. Arrangøren har flere valgmuligheter, hvor beslutning kan tas på et senere 
tidspunkt. 
Konklusjon  Stjørdal har den beste og sikreste kapasitet hva gjelder parkering. Steinkjer kan 
bli nødt til noe planeringsarbeid, men vil ved hjelp av det skaffe tilstrekkelige muligheter som 
er like bra og kan hende bedre(nærmere) enn ved forrige LS. 
 
Generell tilgjengelighet/forhold for ledsagere  
 
For reise til LS arrangør uten bruk av bil er Stjørdal det beste alternativ med Værnes flyplass 
liggende 7 km fra arena for baneskyting. 
Begge arrangører reklamerer med gode tilbud for fritidsaktivitet. 
Steinkjer har det beste alternativ for publikum/ledsagere hva gjelder arena og tilgang til byens 
sentrum. Her er det gangavstand mellom arena/parkering/sentrum slik at de som ikke vil være 
på arena hele tiden har et godt alternativ i Steinkjer by. 
Stjørdal påpeker nærheten til Trondheim. 
 
Støtte fra kommune  
 
Begge søkere har god støtte fra egen kommune. Dette er bekreftet skriftlig og vedlagt 
sakspapirene.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Støtten fra Forsvaret  
 
Denne reguleres i avtalen mellom DFS og Forsvaret og vil fungere likt begge steder. Det er 
imidlertid på det rene at de militære installasjoner i Stjørdal ( Værnes ) er bedre egnet for 
støtte til personell som er innbeordret til denne tjeneste. Dersom personell ved Heimevernets 
utdanningssenter Værnes ( HVUV) blir benyttet er forholdene for dette rent praktisk meget 
bra i Stjørdal. Ved bruk av HV-personell for øvrig vil det være greit med støtte fra HV-13 idet 
HV-12 var i aksjon 2003 på Oppdal.  
 
Konklusjon 
 
Norges Skytterstyre vurderer det slik at dersom det tydeliggjøres i en søknad at et LS 
arrangement vil kunne få klare mangler, må man om nødvendig være innstilt på å finne ny 
arena for LS i en landsdel.  
 
Det er Norges Skytterstyres oppfatning at man i Midt-Norge landsdel nå står ovenfor et 
luksusproblem idet man har to gode, relativt likeverdige søkere. 
 
Arenaene i Stjørdal vil etter all sannsynlighet eksistere i lang framtid og således kunne 
representere en framtidig arena for LS uansett utfall av tildelingen for 2008.  
For Steinkjer er situasjonen noe mer usikker i et lengre perspektiv. I så måte vil fravær av LS-
arrangement kunne virke negativt på banenes eksistens og tale for at Steinkjer skytterlag bør 
støttes ved at laget tildeles arrangementet 2008 mye på grunn av arenaens framtidige 
eksistens. 
 
Før vedtak ble fattet fremmet Olav K. Vaaje følgende forslag: 
Skyttertinget må først ta stilling til saken som gjelder endring av turnus 2007/2008 og deretter 
avgjøre arrangementssted i 2007. Arrangørsted i 2008 avgjøres av Skyttertinget 2005, kfr. 
Skytterbokas punkt 11.223. 
Forslaget falt mot 2 stemmer. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2004 til å fatte følgende vedtak: 
 
1. Førde skyttarlag tildeles arrangementet av Landsskytterstevnet i 2007. 
Enstemmig vedtatt. 
 
2. Steinkjer skytterlag tildeles arrangementet av Landsskytterstevnet i 2008. 
Vedtatt mot 1 stemme. 
 
3. Det forutsettes at arrangørene skaffer til veie de nødvendige fasiliteter på hovedarenaen for 
Norges Skytterstyre og Skytterkontoret. Dette gjelder møterom og lokaliteter for salg og 
informasjon – som stilles kostnadsfritt til disposisjon. Arrangørene må videre forholde seg til 
de rammer for støtte som er gitt av Forsvaret.  
Arrangørene plikter, i samarbeid med Skytterkontoret, å framskaffe forlegning for Norges 
Skytterstyre m/gjester, Skytterkontorets ansatte samt tingrepresentanter. Dessuten sted for 
avholdelse av Skyttertinget og tingmiddag. 
Arrangørene må likeså gi pressens representanter mulighet for bestilling av innkvartering. 
Skytterkontoret, i samarbeid med arrangørene, er ansvarlig for resultatservicen under stevnet. 



Pris på skytebok fastsettes av Norges Skytterstyre etter søknad fra arrangørene. Det kan ikke 
påregnes økning av pris på denne, i forhold til foregående år, utover normal prisstigning. Det 
samme gjelder campingavgift.   
Rapport og regnskap forelegges Skytterstyret innen et halvt år etter at stevnet er avviklet. 
Enstemmig vedtatt. 
 
 
Sak 30/2004; Tingsak: Søknad om endring av LS turnus 2007/2008 
Inntrøndelag skyttersamlag har i brev av 26.mars 2004 støttet Steinkjer skytterlag i sin søknad 
om at turnus for LS i Midt-Norge og Vestlandet landsdeler endres slik at LS 2007 arrangeres i 
Midt-Norge landsdel. 
 
Det opprinnelige initiativ til søknad om turnusendring kommer fra Steinkjer kommune som 
ser det meget passende med LS i forbindelse med 150 års byjubileum 2007. Dessuten er det 
kjent at Steinkjer har andre større arrangement i 2008. 
 
Norges Skytterstyres vurdering: 
Norges Skytterstyre ser det som gunstig for et LS-arrangement at tilhørende kommune har 
stort engasjement slik at kommunen er medvirkende til en god ramme rundt LS. 
 
Når Førde skyttarlag er positivt innstilt til en turnusendring kan det tyde på at begge 
arrangement vil bli bedre med en turnusendring. Norges Skytterstyre ser ingen negative 
elementer i en endring av LS turnus 2007/2008. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2004 til å fatte følgende vedtak: 
 
Turnus for Landsskytterstevnet 2007 og 2008 endres slik at LS 2007 arrangeres i Midt-Norge 
landsdel, med Steinkjer skytterlag som arrangør, og LS 2008 arrangeres i Vestlandet landsdel 
med Førde skyttarlag som arrangør. 
 
 
Sak 31/2004: Tingsak: Forslag om kun kal. .22 i klasse Rekrutt 
Uttrøndelag skyttersamlag fremmer følgende forslag til Skyttertinget 2004: 
Skyttere i klasse Rekrutt benytter kun våpen med ammunisjon i kaliber.22 i felt og 
baneskyting i DFS. 
 
Forslag til endring av bestemmelser dersom forslaget blir vedtatt: 
 
Endring av Skytterbokas pkt. 6.920: 
Pkt. 1 endres: 
Skyttere i kl. Rekrutt benytter kun cal. 22. long rifle. Kl. Eldre Rekrutt og Junior kan benytte 
ammunisjon i cal. 22 long rifle, eller cal. 6,5 m.m. rekruttpatron. 
 
Endring av Skytterbokas pkt. 7.223: 
Pkt. B. endres til: 
En 12 åring kan velge om han vil skyte i klasse Eldre rekrutt. Valget må meldes til 
skytterlaget. En slik avgjørelse gjelder for hele året, og han kan ikke senere samme år gå 
tilbake i klasse Rekrutt 
 
 



Uttrøndelags tilrådning: 
Rekrutter som etter overgang til kun kal. .22 lr. i skyting på felt og i baneskyting i DFS kan 
oppnå lavere resultat i konkurranser og dermed vanskeliggjøre topp poengsum med  
350 p. på baneskyting og 30 treff på feltskyting. Det sees ingen overhengende fare i dette, på 
tross av topp presisjon av dette kaliberet i gunstige forhold. 
Faren er, at om en legger lista for høyt, og krever full ”score” i den yngste konkurranseklassen 
får en ikke øket interessen for skytesporten for den viktigste gruppen av skyttere. De som ikke 
ligger på toppen av resultatlistene. Denne ressursen kan vi nå sikre et tilbud og dermed videre 
deltagelse i DFS aktiviteter. Like konkurranseforhold, og da til en fornuftig pris må det legges 
aller størst vekt på. Deretter får poeng komme i andre rekke. Økonomi og like 
konkurranseforhold er svært avgjørende med tanke på videre aktiviteter i vår organisasjon av 
våre yngste utøvere. 
Hvorfor kan ikke alle da skyte med 6,5 x 55? Spørsmålet vil sikkert bli stilt blant flere, men 
pris og mangel på utstyr er svaret på forannevnte spørsmål. For å sikre våre aktiviteter må vi 
konkurrere med andre aktiviteter, og da går det stort sett på pris, rettferdighet og 
tilretteleggelse. Det store antallet skyttere i aspirantklassen, har i dag intet fullverdig tilbud 
videre om de vil delta i konkurranseklassene. De har derimot ett krav. Innkjøp av våpen og 
utstyr til flere tusen kroner. Det må være langt bedre om de får fortsette med rimelige cal. .22 
våpen enten sitt eget eller lagsvåpen inntil de får bestemme seg om de vil satse på 
skyttersporten eller ikke. 
 
DFSU`s vurdering: 
På utvalgsmøtet den 26. april 2004 drøftet DFSU Uttrøndelags forslag om kun kal. .22 i 
klasse Rekrutt. Utvalgsmedlem Olav Aasen argumenterte for Uttrøndelag sitt forslag. 
 
Vedtak i saken: 
(Forsvarets representant Vidar Fossmo deltok ikke på møtet og HVs representant Terje 
Kristoffersen stemte ikke i denne saken.) 
 
Med 3 mot 2 stemmer, anbefaler DFSU overfor Norges Skytterstyre å beholde dagens ordning 
med valgmuligheter i kaliber for klasse Rekrutt. 
 
Norges Skytterstyres vurdering: 
 
Rettferdighet / Rekrutteringspotensialer: 
 
Fordeler og ulemper: 
- Urettferdighet er noe som vil slå negativt ut i ”vårt” rekrutterings- og konkurransetilbud. I 
vind er det et klart fortrinn å skyte med 6,5mm, og det kan diskuteres om det er to forskjellige 
konkurranseformer å skyte med kal. .22 og 6,5mm. Det kan bli en langt mer rettferdig 
konkurranse når klassen skyter med kun ett kaliber, uansett værforhold. En regelendring vil 
altså medføre at alle i klassen ville skyte under like forutsetninger, noe som ville medføre 
jevnere konkurranse og med lik mulighet for alle. 
 
- Vi bor i et langstrakt land med ulikt vær, og været kan endre seg i løpet av en dag. 
Spørsmålet blir om vi får en mer rettferdig konkurranse med kal. .22, uansett vær. Vi vil få 
svært ulike trenings- og konkurranseforhold alt etter hvor en bor i landet, og det vil også være 
lite gunstig om variabel vind i stor grad vil avgjøre resultatene. 
 Mange vil påstå at kal. .22 er ugunstig på 100m, for selv under optimale forhold vil 
ammunisjonen ha mye å si for presisjonen på våpenet. 



 
- Været er viktig faktor i denne saken. Tilfeldighetene vil i større grad spille inn ved 
innføringen av kal. .22 i klasse Rekrutt, og det kan videre medføre at flere skyttere oppsøker 
”gode forhold” og unngår dårlig vær. Dette skulle bli likt for alle, men kan resultere i at 
tilfeldigheter blir en større faktor enn skyteferdighet.  
 
- Etter innføringen av Aspirantklassen i DFS har denne klassen økt i størrelse. Tall fra 
årsmeldingene viser at de fleste aspiranter ikke blir med inn i konkurranseklassene og da i 
første rekke rekrutteringsklassene. Med kun kal. .22 i rekruttklassen hadde de fleste fått prøvd 
idretten på konkurransenivå. Dette vil da medføre at flere vil delta i våre skytinger og 
konkurranser, da i første rekke på lagsplan, men også på åpne stevner. Etter Skyttertingets 
vedtak om å godkjenne langt flere eksisterende kal. .22 Lr. Våpen, får flere unge mulighet til 
å prøve vår idrett, men da under tilnærmet like konkurranseforhold. Dette vil på sikt påvirke 
unge skyttere til å fortsette i vår organisasjon. De fleste skytterlag innehar også langt flere kal. 
.22 våpen enn i kal. 6,5 millimeter. Dermed kan skyttere som ikke selv er eier av våpen 
benytte lagsvåpen i større grad til trening og konkurranseskytinger, og da under like 
konkurranseforhold. 
 
- Saueren kommer også i kal. .22 som mange da vil benytte og investere i. Ikke mange lag har 
Sauer kal. .22 som lagsvåpen. Blir det rettferdig når du møter med en gammel Mauser og 
naboskytteren benytter en ny Sauer? Fokus bør ligge på skytterens egen utvikling og 
progresjon i forhold til dette. Det kan i denne sammenhengen sees som en naturlig utvikling, 
etter hvert som skyteferdighetene utvikler seg, at skytteren også blir mer kritisk til utstyret. 
Godt utstyr vil gi et bedre samsvar mellom de ervervede skyteferdighetene og resultatene som 
oppnås. På samme tid gir kun et kaliber, og da .22, muligheten for lag å benytte eksisterende 
lagsvåpen og drive rekrutteringsaktiviteten på en ressurssparende måte. Det blir lagets ansvar 
å gjøre interne stevner spennende, med fokus på miljø. Dette gir igjen øker muligheten for at 
flere fortsetter i skyttermiljøet. 
  
- Vi ønsker rettferdighet og like konkurranseforhold, men av det medfølger flere 
forutsetninger enn at alle skyter med kal. .22. 
 
Læring: 
 
Fordeler og ulemper: 
- I og med at kal. .22 har større vindavdrift i forhold til 6.5mm kan dette i første omgang virke 
som en svakhet, men det kan også vise seg å være et positivt problem. Skytteren vil lære seg å 
beherske våpenet under variable forhold, og blir nødt til å lære seg at det å skru på sideskruen 
ikke er farlig, men derimot en forutsetning for å lykkes. Skyttere som skyter med kal. .22 
våpen lærer seg å beherske teknikker som vil komme dem til gode i fremtiden. 
 
- Det er mye som skal læres, og det forutsetter at mye av det skyttertekniske er på plass om 
det å tolke vind og justering av siktemidlene skal gi et godt læringsutbytte. Skyting er basert 
på et fundament av automatiserte arbeidsoppgaver og evnen til å holde konsentrasjonen. 
Faktorene påvirker hverandre. Dette læres over tid og er en naturlig del av skytterens 
egenutvikling, og det vil være gunstig for en skytter å ha et minimum av faktorer å 
konsentrere seg om i opplæringsfasen. Ulike værforhold er forstyrrende elementer, selv for 
den beste skytter. Det bli en ulempe framfor en fordel å måtte forholde seg til stadig flere 
forstyrrende elementer i opplæringsfasen. En kan si at også rekylen fra 6,5mm vil være et slikt 
forstyrrende element, men dette er tett knyttet til oppbyggingen av en god stilling og et godt 



rekylopptak. Hvordan vinden påvirker kula etter den har forlatt løpet kan ikke en god stilling 
rette opp.   
 
Økonomi: 
 
Fordeler og ulemper: 
- Innføringen av kal. .22 i klasse Rekrutt er økonomisk gunstig, og kan vise seg å være et 
rekrutteringsfremmende tiltak med tanke på prisforskjellen mellom 6,5mm rekruttammunisjon 
og normal kal. .22 ammunisjon. Det alltid vil være billigere å skyte med normal kal. .22, men 
det viser seg at selv under optimale forhold vil det stilles krav til en god ammunisjon på 
100m, med pris der etter. Ønsket om best mulig presisjon og resultater, kan føre til at skyttere 
(lag, foreldre) investerer i en bedre kal. .22 ammunisjon for å oppnå et godt samsvar mellom 
siktebilde og treffpunkt. Vi kan ikke se bort i fra det faktum at foreldre og lag selvfølgelig 
ønsker å tilrettelegge best mulig for sine skyttere, og da kan en god kal. .22 ammunisjon, med 
prislapp opp og over 2,50 kr skuddet bli aktuelt. 
 
 - Dagens ammunisjonspriser kan virke uoverkommelige for potensielle rekrutteringsskyttere, 
eller foreldre som blir da hovedsponsor. Spesielt rammer dette hardt familier med flere 
potensielle skyttere. Selv med dagens subsidiering, vil dette utgjøre et betydelig pengebeløp 
for skytterfamilier. Prisen i skyttersporten er tross alt en avgjørende faktor med tanke på 
muligheten for aktivitet og videre deltagelse. 
 
- Skyting trenger ikke være dyrt så lenge fokus ikke ligger på utstyr, konkurranse og poeng, 
men i stedet miljø, ferdighet og egenutvikling. Det er dette som er grunntanken bak klasse 
Aspirant, som i en opplæringsfase skyter med kal. .22 og er en del av det holdningsskapende 
arbeidet i DFS. I denne sammenheng skulle økonomi spille en mindre rolle. Det er viktig at 
lagene følger opp sine aspiranter med interne tilbud og miljøtiltak, med et fokus på hver 
enkelt skytter og deres utvikling. 
  
Tilknytning til Forsvaret og Formålsparagrafen:   
 
Formålsparagrafen er fundamentet i organisasjonen, og denne er uløselig knyttet opp i mot 
Forsvaret og forsvarstanken. Med bakgrunn i formålsparagrafen kan en utlede at feltskyting er 
nærmest knyttet til innholdet i paragrafen, da også inkludert Stang og Felthurtigskyting. 
Baneskyting er også en meget viktig del av dette arbeidet, med militærets grovkaliber, 
7.62mm som godkjent ammunisjon. Dette gjelder også feltskyting.  
Kaliber. .22 er det som ligger fjernest fra forsvarstanken i paragrafen. Det er ingen tvil om at 
kal. .22 er et velegnet opplæringsvåpen ved instruksjon innendørs, og det er også gunstig i en 
opplæringsfase ved utendørs skyting, så fremt værforholdene tilsier det. På sikt, og med 
bakgrunn i historie og formålsparagraf, er ikke organisasjonen tjent med en dreining mot kal. 
.22. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2004 til å fatte følgende vedtak: 
 
Dagens ordning med valgmuligheter i kaliber for klasse Rekrutt opprettholdes. 
 
 
 
 



Sak 32/2004: Tingsak: Forslag om endring av reglene for gavepremier på LS 
Ålvik skytterlag, enstemmig støttet av Hardanger og Voss skyttersamlag, fremmer forslag om 
endring av reglene for utdeling av gavepremier på Landsskytterstevnet. Flg. konkrete forslag 
til endringer i Skytterboka er fremmet: 

Pkt. 10.211 Gavepremier 
utdeles for alle klasser i 15-skudd, 10-skudd og feltskytingens 30-skudd. I klasse 1 – 5, 
veteranklassene og junior utdeles også gavepremier i Stang- og felthurtigskytingen. 

Forslagstilleren  begrunner forslaget slik: 
Først og fremst ”likhet for loven”. Slik det er i dag blir 5- skuddseriene premiert i klasse 2 –5, 
men ikke i de øvrige klassene. Bakgrunnen for dette var vel i sin tid at de såkalte 
”slumpeskytterne” skulle ha en liten sjanse for å få premie. Spørsmålet blir da: Finnes det 
ikke ”slumpeskyttere” i de andre klassene? Denne særbehandlingen har overlevd seg selv for 
lenge siden! 
Man vil med dette også unngå problemet med mange små premier på spesielt 5 skudd 
liggende der det nå er dagligdags med 5 innertiere, og tidkrevende omskytinger.  
 
Norges Skytterstyres vurdering: 
 
Dagens ordning 
Det totale antall gavepremier fordeles til klassene ut fra en fordelingsnøkkel basert på antall 
deltakere pr. premie. Eksempelvis er det 800 gavepremier som skal fordeles blant 4000 
skyttere, så utgjør dette én premie pr. 5 skyttere. Med 1000 deltakere i klasse 4 skal dermed 
200 av premiene tilfalle denne klassen. Det er således ingen forfordeling i antall premier i 
klasse 2 – 5 selv om flere øvelser blir premiert.  
De siste årene har man funnet ordninger slik at man unngår omskytinger når mange skyttere 
står likt. Dette er løst ved en kombinasjon av å benytte de billigste premiegruppe og 
omfordeling mellom seriene innen de respektive klasser. Slik forslagstilleren beskriver gjelder 
dette hovedsakelig i liggende og da spesielt for klasse 5.  
Dagens fordelingsnøkkel for hvordan øvelsene premieres er slik: 
 

Klasse 2-5 
5 ligg 5 stå 5 kne Gr.lag  Felt Stang Felth. 
10% 15% 10% 25% 20% 10% 10% 
       
Klasse 1 / AG3 / V55 / V65 / V73 / J 
15 skudd 10 skudd Felt Stang Felth.   
35% 25% 20% 10% 10%   
       
Klasse R / ER  
15 skudd 10 skudd Felt     
35% 25% 40%     

 
 
Hovedargumentet for å opprettholde ordningen med gavepremier må være at den skal 
stimulere/motivere til deltakelse. For skyttere flest er ikke dette noe man fokuserer spesielt på, 
og det å vinne gavepremier fungerer i stedet som en hyggelig overraskelse/bonus. Dog er det 
trolig at gavepremier i de lavere seniorklassene blir noe høyere verdsatt enn i klasse 5, og at 
mulighetene for å ”vinne noe ekstra” kan være en motivasjonsfaktor til å delta i 
organisasjonens faste stevner.  
 



Skal ordningen fungere som motivasjon må man ha en reell sjanse til å oppnå premie. For den 
jevne skytter vil sjansene for dette reduseres etter hvert som antall tellende skudd øker. Med 
større skuddantall vil det i større grad bli de beste som også vinner gavepremiene. Det er 
imidlertid rimelig at de beste skytterne oppnår den beste premiering, men det kan samtidig 
oppfattes som at disse får i både pose og sekk. 
 
Dagens regelverk for standardpremiering (pkt. 10.120 i Skytterboka)gir anledning til å 
premiere enkeltserier i klasse 2 – 5. Det er derfor ingen særordning for gavepremietildelingen 
på LS at man benytter enkeltserier til premiering. Bakgrunnen for at det ikke premieres 
enkeltserier de øvrige klasser er at det her jevnt over er betydelig høyere og jevnere 
poengsummer, og/eller at programmet inneholder flere identiske serier.  
 
Premieansvarlige for LS 2002 og LS2003 er kontaktet for kommentarer, og de beskriver i 
denne sammenheng dagens ordning som relativt uproblematisk. Mange likt på 5 skudd 
liggende løses ved å premiere alle likt med en av de minste premiekategoriene. Videre 
opplyses at når det deles ut flere premier enn normen, reduseres verdien på den enkelte 
premie slik at totalverdien blir tilpasset de øvrige øvelsene som premieres.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2004 til å fatte følgende vedtak:  
 
Dagens ordning med gavepremier på LS opprettholdes. 
 
Sak 33/2004: Forslag om deltakelse i Stang- og felthurtigskyting på LS for Eldre rekrutt 
Styret i Sunnhordland skyttersamlag fikk forslag fra sitt ungdomsutvalg om at klasse Eldre 
rekrutt gis muligheten til å skyte stang- og felthurtigskyting på Landskytterstevnet, i egen 
klasse, slik klasse Junior har anledning til.. 
 
Fremlegget kom for seint til å legges fram for ombudsmøtet, og styret i Sunnhordland 
skyttersamlag drøftet forslaget på sitt møte den 16. mars 2004: 
 
”Samlagsstyret finn ikkje å kunne tilrå framlegget frå Ungdomsutvalet om at klasse Eldre 
rekrutt får høve til å skyta Stang- og felthurtigskyting på Landskyttarstemnet.” 
 
Vedtaket ble gjort med tre stemmer for og tre stemmer mot. Formannens stemme ble da 
avgjørende. 
 
I drøftinga la styremedlemmene som gikk i mot forslaget, vekt på at de aldersbestemte 
rekrutteringsklassene bør ha en progresjon i utviklinga som gir en trinnvis overgang til senior. 
En ser det dermed ikke som negativt at klasse Eldre rekrutt må vente noen år med å delta i 
stang- og felthurtigskyting på Landskytterstevnet, og en stiller seg tvilende til den effekten 
Ungdomsutvalget mener en slik deltakelse vil få. 
 
Norges Skyttersyres vurdering:  
 
Tilrådning fra Ungdomsutvalget i Sunnhordland: 
Slik regelverket et i dag må en bli 15 år for å kunne delta på Stang- felthurtigskyting på 
landskytterstevne. Det er lenge og vente for en skytter som begynner med aktiv skyting i 10-
12 års alder. Det vil også bremse hennes/hans utvikling som idrettsutøver. Det er i 13-14 års 
alder en legger grunnlaget for hva en skal satse videre på. 



 
Ungdomsutvalget i Sunnhordland viser til rekrutter i samlaget som hevder seg langt oppe på 
resultatlistene blant seniorskytterne, både på Stang- og felthurtig. Og mener videre at det må 
være galt å ikke la disse få konkurrere om en NM tittel. Ved å la Eldre rekrutt få delta på 
Landskytterstevnet i disse disiplinene, vil skyttersporten på sikt høste flere aktive medlemmer 
og en vil på denne måten få en større bredde blant de aktive skytterne.  
 
Det vil bli mer og mer riktig å drive målrettet opplæring i disse disiplinene, både på 
skyteskoler og ungdomssamlinger, som igjen vil heve nivået på denne disiplinen. Det er ikke 
alle presisjonskyting passer for. 
 
Under Landsskytterstevnet 2003 deltok det ca. 250 juniorskyttere på stang- og 
felthurtigskytingen, det bør være plass til flere. 
 
Drøfting av tilrådning: 
DFSU og Norges Skytterstyre har tidligere uttalt at de ikke ønsker å frembringe en 
spesialisering i Stang- og felthurtig allerede i tidlig alder. Ved å la rekrutteringsskytterne få 
delta på alle DFS skytedisipliner i tidlig alder vil dette forsterke effekten av unge skyttere som 
på et tidlig tidspunkt blir ”mettet” av skyttersporten. Forslaget gir på en side, unge skyttere et 
tilbud og en valgfrihet mellom flere disipliner. Samtidig må vi tenke på den naturlige 
progresjonen opp mot seniornivå, og la skytterne få møte utfordringer på veien etter hvert som 
de utvikler seg som skyttere. 
 
Statistikk for deltakelse for Junior i stang- og felthurtig: 
 

Stang  Felthurtig 
2003  185  174 
2002  128  96 
2001  84  82 
2000  134  111 
1999  147  131 
1998  121  94 
1997  129  131 
 
Tallene fra 1997-2002 viser at Stang og felthurtigskytingen har hatt en vekslende, men god 
oppslutning fra juniorskytterne. Særlig i 2003 kan man merke seg en økt tilslutning til disse 
disiplinene. Så vi kan kanskje vente en økt oppslutning til disse disiplinene om man åpner for 
klasse Eldre rekrutt. På den andre siden har vi allerede økt tilslutning fra juniorene, og dette 
kan skyldes at dette er nye, spennende disipliner som de har ventet på å få utøve. God dekning 
fra NRK og spennende finaler har gitt Stang- og felthurtigskyting et løft.  
 
Vi vil med Eldre rekrutt i Stang- og felthurtig få nok en klasse med premiering under 
Landskytterstevnet. 
 
Ikke alle er presisjonsskyttere, men det må også trenes Stang- og felthurtigskyting. Med tanke 
på skyting og sikkerhet er det viktig at skytterne lærer seg de rutiner som gjelder for 
disiplinene. Økonomisk kan man se for seg en merkostnad som ikke er gunstig. Ammunisjon, 
slitasje på løp og diverse utstyr er kostnader som utløses av en satsing på disse 
skytedisiplinene.   
 



Juniorskytterne har også mulighet til å skyte grovfelten med seniorammunisjon, noe som 
rekruttklassene ikke har. Det ville være logisk at også Eldre rekrutt også fikk skyte Stang- og 
felthurtig med seniorammunisjon når det skal skytes på lengre avstander. 
 
Da Utvalget for feltskyting åpnet for at klasse Junior kunne skyte grovfeltStang/felthurtig på 
Landskytterstevnet i 1996, ønsket man ikke yngre skyttere i disse disiplinene. Bakgrunnen 
gjaldt sikkerhet, særlig i felthurtig.   
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre finner det ikke riktig å gi klasse Eldre rekrutt muligheten til å skyte 
Stang- og felthurtigskyting på Landsskytterstevnet. 
 
Sak 34/2004: Hovedbegivenheter 2005 
 
5. og 6. mars:   NM i skifeltskyting, Knipenborg skytterlag 
 
31.mars – 3.april: Landskamp i skifelt mellom Norge-Sverige, Haltdalen skytterlag 
 
20.mai – 22.mai:  Norgescupstart i baneskyting, Sørlandet 
 
5.juni:    Skytingens Dag 
 
11. og 12.juni:   Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 
 
18. og 19.juni:   Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 
 
28.juli – 30.juli:  Norgescup i baneskyting, Østlandet 
 
30.juli – 6.august:  Landsskytterstevnet, Lesja 
 
13. og 14.august:  Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 
 
20. og 21.august:  Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 
 
26.august – 28.august: Norgescupavslutning i baneskyting, Vestlandet  
   
2. og 3.september: Nordisk mesterskap og Nordisk ungdomsmesterskap, Danmark 
 
10. og 11.september:  NM i skogsløp med skyting  
 
 
Sak 35/2004: Forslag om endring av felthurtigfinalen på Landsskytterstevnet 
Etter samtaler med NRK, har det kommet ønske om å endre gjennomføringen på 
finaleskytingen i felthurtig på Landsskytterstevnet. Endringen som ønskes er at når det 
gjenstår kun to skyttere i finalen, avgjøres hvem som blir mester ved at de to skytterne skyter 
best av tre gjennomføringer. Det vil si at den ene skytteren må slå den andre to ganger for å 
bli mester. 
NRK har vist kvartfinalene, semifinalene og finalene de senere år, og dette vil også bli sendt 
med den nye ordningen. Den eneste endring er at finalen kan bli gjennomført med en eller to 
ekstra oppgjør mellom finalistene. 
 



Norges Skytterstyres vurdering: 
Grunnlaget for at et en slik endring ønskes er at det blir bedre å få fram skytterprofiler på TV-
sendingen, ved at TV-seerne blir mer kjent med de beste skytterne i øvelsen. Det vil også 
gjøre det noe mer krevende å bli mester, samt at man får se flere gjennomføringer av de beste. 
Forslaget vil medføre at kåringen av felthurtigmesteren virker mindre tilfeldig. En 
tilsynelatende overlegen finaledeltaker i de innledende rundene, blir ikke slått ut på 
tilfeldigheter i finalen.  
 
En slik endring vil kreve noe mer tid til gjennomføring, fra 4 – 8 min., ettersom om det blir 
avholdt to eller tre finalerunder. Denne tilleggstiden er ikke tilsynelatende negativt, da det vil 
være et stort spenningsmoment rundt de siste finaleskytingene. 
 
I drøftingsprosessen fremkommer i liten grad noen ulemper. Den tidsmessige forlengingen av 
arrangementet og eventuell følelse av tilfeldigheter i innledende runder, virker ikke til å kunne 
endre på Skytterstyrets oppfatning av at dette er en endring som vil gjøre felthurtigfinalen 
enda litt mer spennende, om mulig.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar å innføre ny finaleordning i felthurtigskyting gjeldende fra og med 
LS 2004. Når kun to skyttere i finalen gjenstår, blir den mester som først vinner to 
gjennomføringer. 
 
Sak 36/2004: Tildeling av hedersbevisninger: 
Hedersbevisninger ble besluttet tildelt. Ført i B-protokoll. 
 
Sak 37/2004: Regnskap for 1. tertial 2004 
Norges Skytterstyre tar det framlagte tertialregnskap til etterretning. 
 
 
Meldingssaker:  1. Sakslisten til Skyttertinget 
    2. Regnskapene pr. 29.02.04 og 31.03.04 
    3. Nye priser Sauer 200 STR 
    4. Referat fra Nordisk generalsekretærmøte 
    5. Høringsuttalelse til ny planretningslinje for støy 
 
 
Administrative vedtak:  1. Gjenopptakelse av Østerå skytterlag i Aust-Agder 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



År 2004 den 2.august, 3. august og 4. august holdt Norges Skytterstyre møter på LS- 
arena Vatne  
 
Til stede: Lars Stenerud, Alf Tobiassen, Jon G. Hofstad, Olav K. Vaaje, Jarle Tvinnereim, 
Henning Westerås og Ferdinand Brovold. 
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
 
 
Sak 44/2004 Tildeling av DFS skjold til Klepp kommune  
Det forelå forslag om tildeling av DFS skjold til Klepp kommune som bidragsyter til LS 
2004.   
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar å tildele Klepp kommune DFS skjold med takk for støtte til LS 
2004.   
 
Sak 45/2004 Økonomisk støtte til felthurtigskytingen under Nordisk mesterskap 
Kostnadene med leie av materiell og personell fra FLO/RTV har økt vesentlig for 
inneværende år. Særlig vil dette være tilfelle ved arrangement i Sverige og Danmark. Det 
synes rimelig at de tre land deler på utgiftene hvert år for derved å gi en rettferdig fordeling av 
kostnader, uavhengig av hvor Nordisk mesterskap arrangeres. Norges Skytterstyre mener at 
dette bør gjelde inntil nytt og rimeligere materiell er anskaffet. Antatt kostnad i 2004 er kr 
75000,-. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar å støtte arrangementet av Nordisk mesterskap 2004 med inntil kr 
25000,- ( tjuefemtusen). 
 
Sak 46/2004 Anke på avvist protest fra skytter 6557, Sissel Taanevig  
Skytter, 6557, Sissel Taanevig, fikk anvist 50 på sin kneserie på monitor og tavle ute. Ved en 
teknisk feil på resultat-PC forsvant serien, og serien måtte skytes om. Skytteren protesterte på 
at hun ikke fikk beholde sin første serie, men skyteteknisk komite avviste protesten. Det er 
klart at det ikke er mulig å framhente seriens verdi fra loggen, da det var denne enheten som 
krasjet på resultat-PC. Skyteteknisk komite har avvist protesten. 
 
Skytterstyret synes situasjonen er beklagelig, men er enig med avgjørelsen fra skyteteknisk 
komite. Så lenge det offisielle resultat fra første serie ikke kan rekonstrueres, må derfor 
protesen avvises. 
 
Vedtak: 
Protest fra skytter 6557, Sissel Taanevig, avvises. 
 
Sak 47/2004 Anke på avvist protest fra skytter 2463, Espen Hansen  
Skytter, 2463, Espen Hansen, fikk registrert bare 9 skudd på sin 10-skudd. Skytteren fikk 9 
tiere hvor av 7 innertiere. Skytteren mente selv å ha skutt 10 skudd. Det finnes ikke spor av 
flere enn 9 skudd i resultatprogrammet. Skyteteknisk komite har avvist protesten.  
 
 
 



Vedtak:  
Protest fra skytter 2463, Espen Hansen, avvises.  
 
Sak 48/2004: Anke på avvist protest fra skytter 2357, Linn Kristine Lønnerød 
Skytter, 2357, Linn Kristine Lønnerød, har protestert på at hun fikk 5 treff på hold fire i 
finfeltrunden. Hun hadde 6/6 på de første tre hold. Skiven ble sjekket og det ble bare funnet 5 
skudd. Standplassleder informerte om dette. Skytter klager på dårlig tilbakemelding om hvor 
det siste skuddet satt, men det ble bare funnet 5 skudd i skiva. Skyteteknisk komite har avvist 
protesten. 
 
Vedtak: 
Protest fra skytter 2357, Linn Kristine Lønnerød, avvises. 
 



År 2004 den 29. juli holdt Norges Skytterstyre møte på Quality Hotell Residence, 
Sandnes.  
 
Tilstede: Lars Stenerud, Alf Tobiassen, Jon G. Hofstad, Jarle Tvinnereim, Olav K. Vaaje, 
Henning Westerås og Ferdinand Brovold 
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
 
 
Sak 38/2004 Møte med dirigentene for Skyttertinget 2004 
Skyttertingets møtedirigenter, Inge Hoff og Henning Ivarrud, deltok i møte. Kjøreplan for 
Skyttertinget ble lagt fram og gjennomføringen av Skyttertinget ble drøftet. 
 
Sak 39/2004 Tjenestelister under LS for Norges Skytterstyre  
Det ble gjort fordeling av arbeidsoppgaver for Norges Skytterstyres medlemmer under LS 
2004. 
 
Sak 40/2004 Lønnsoppgjøret 2004 
Lønnsoppgjøret i staten for 2004 medførte at alle på Skytterkontoret fikk en lønnsøkning på 
2,6% per 1. mai. Det er avsatt 0,41 % av lønnsmassen til såkalt justeringsoppgjør, men 
ettersom det er brudd i forhandlingene mellom staten og arbeidstakerorganisasjonene, vil 
resultatet av dette først foreligge til høsten.  
 
I tillegg er det avsatt 1,05% av lønnsmassen til lokale forhandlinger, det vil si at disse midlene 
skal fordeles på arbeidsplassen lokalt. Generalsekretæren vil gå inn for at alle på 
Skytterkontoret i lokalt oppgjør får et ekstra lønnstrinn fra 1. juni. Dette vil for i år utgjøre   
39 200 kroner, og vil være godt innenfor det beløp som er budsjettert i lønnsutgifter. 
  
Lønnsoppgjøret 2004 gir flere utfordringer. Siden lønnsystemet ble gjennomgått i år 2000, har 
staten gjort forandringer som gjør at noen av stillingskodene har fått endret karakter og passer 
dårlig for Skytterkontoret. Vi har heller ikke klare nok retningslinjer på hvordan vi skal 
innplassere nye ansatte etter tidligere praksis og utdanningsnivå. En annen utfordring er at vi 
mangler mer beskrevne kriterier på hvordan vi skal fordele den lokale potten, som utgjør en 
stadig større del av lønnsoppgjøret.  
 
Skytterkontorets Personalforening har tatt opp disse forhold med kontorets ledelse, og det har 
vært avholdt møte med en felles forståelse av at saken krever en revisjon av enkelte deler av 
lønnssystemet.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre tar til etterretning den fordeling av lokaloppgjøret i statens lønnsoppgjør 
som generalsekretæren innstiller. Generalsekretæren gis i oppdrag å utarbeide retningslinjer 
for de lokale oppgjørene, samt tilpasse stillingskoder og lønnsplaner i forhold til de siste 
endringer i det statlige lønnsoppgjøret.    
 



 
 
 
 
 
Sak 41/2004 Medlemskap i skytterlag for utenlandsk statsborger 
Tysk statsborger, Alfred Hellmann, har søkt medlemskap i Balsfjord skytterlag. Bakgrunnen 
er at han har overtatt en eiendom hvor Balsfjord skytterlag har sin skytebane. 
 
Grunnreglenes § 1-4 sier at det kun er norske statsborgere som vil støtte landets forsvar og 
som respekterer gjeldende lover og regler, som kan være medlem av et tilsluttet skytterlag. 
Kommentaren til denne grunnregelen sier at det er et absolutt vilkår at man er norsk 
statsborger, noe som nødvendigvis følger av at DFS er å betrakte som en del av landets 
totalforsvar. 
 
Norges Skytterstyre har forståelse for Alfred Hellman sitt ønske om å bli medlem av 
skytterlaget, men med bakgrunn i grunnreglenes absolutte krav om norsk statsborgerskap må 
søknaden avslås. 
 
Vedtak: 
I henhold til grunnreglenes § 1-4, gis ikke tysk statsborger Alfred Hellman, anledning til å bli 
medlem av Balsfjord skytterlag. 
 
Sak 42/2004: Bruk av Frisam-midlene som ble mottatt i desember 2003 
DFS mottak i desember 2003 kroner 687.805,- fra Frisam (Frivillighetens Samarbeidsorgan). 
Beløpet utgjør vår andel av restmidlene etter at kompensasjon av dokumenterte merutgifter 
som følge av merverdiavgiftsreformen var gitt. Det er nødvendig å gi en føring på hvordan 
disse midlene skal benyttes. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre utsetter behandling av saken til møtet i september 2004. 
 
Sak 43/2004 Tildeling av hedersbevisning 
Hedersbevisning ble besluttet tildelt. Ført i B-protokoll. 
 
 
Meldingssaker:  1. Mesterskapsseremonier 2004 
   2. Velkomstbrev til gjester 
   3. Gjesteliste LS 2004 
   4. Gjester etter mandag 2. august 
   5. Regnskapene pr 31.05.2004 
   6. Brev fra Johnny Jørgensen 
   7. Brev fra FST  
 



År 2004 den 19. og 20. september holdt Norges Skytterstyre møte på Nordlandia 
Dovrefjell Hotell, Dombås 
 
Tilstede: Hans O. Kveli, Alf Tobiassen, Jarle Tvinnereim, Olav K. Vaaje, Sindre Undseth og 
Olav Aasen 
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
 
 
Sak 49/2004 Møte med LS-arrangør 2005 
Norges Skytterstyre holdt møte med arrangørene av Landsskytterstevnet 2005. Arrangørene i 
Lesja orienterte om status så langt, og Skytterstyret ga føringer til arrangøren om 
forventninger foran stevnet. 
 
Sak 50/2004 Regnskap for 2. tertial 2004 
Administrasjonen la fram regnskap for private og offentlige midler per 2. tertial 2004.  
 
Vedtak:  
Norges Skytterstyre tar det fremlagte tertialregnskap til etterretning. 
 
 
Sak 51/2004 Informasjonsutvalg  
På årets Skytterting ble det vedtatt å opprette et informasjonsutvalg for oppfølging av 
informasjonsstrategien. Norges Skytterstyre ble gitt i oppdrag å oppnevne utvalget, samt å 
utforme mandatet innen 1. oktober 2004.  
 
Vedtak:  
Med bakgrunn i vedtak på Skyttertinget 2004, nedsetter Norges Skytterstyre et 
informasjonsutvalg for å følge opp informasjonsstrategien fram til og med år 2006. 
 
Følgende personer tas med i utvalget: 
Egil Sotnakk, Kleive, (formann), Egil Kr. Høgmo, Harstad, Dag Skarpodde, Drangedal, Nils 
Erik Lundon, Dokka, Oddbjørn Meland, Meland, Nils Bernt Rinde, Farsund og Terje Vestvik, 
Oslo (sekretær). 
 
Utvalget gis følgende mandat: 
Utvalget skal gi råd og gjennomføre tiltak mot alle DFS` organisasjonsnivå for å iverksette 
DFS` informasjonsstrategi. Spesielt skal tiltakene rettes mot landsdeler, skyttersamlag og 
skytterlag. Visjonen om at ”DFS skal være en framtidsrettet organisasjon med fokus på vårt 
bidrag til totalforsvaret, vår samfunnsrolle innen våpenkultur og skyting som sport”, skal 
søkes nådd gjennom markedsføring og informasjon om DFS`aktivteter, samt et særlig fokus 
på tiltak for å bedre samarbeidet med lokal og regional presse.  
 
Utvalget skal rapportere til Norges Skytterstyre før man eventuelt igangsetter tiltak som får 
budsjettmessige konsekvenser. Når informasjonsstrategiens planperiode går ut i 2006, skal 
utvalget framstille og rapportere til Norges Skytterstyre om effekten av 
informasjonsstrategien og foreslå eventuelle oppfølgingstiltak.  
 
 
 



Sak 52/2004 Bruk av Frisam-midlene som ble mottatt i desember 2003: 
DFS mottok i desember 2003 kr 687.805,- fra Frisam (Frivillighetens Samarbeidsorgan).  
Beløpet utgjør vår andel av restmidlene etter at kompensasjon av dokumenterte merutgifter 
som følge av merverdiavgiftsreformen var gitt.  Som grunnlag for fordelingen lå en 
fordelingsnøkkel utarbeidet med bakgrunn i våre totale driftsutgifter for 2003 samt beløpet 
som ble mottatt som kompensasjon for perioden 01.07.2001 til 31.12.2002, nemlig de 
dokumenterte merutgiftene som følge av reformen.   
 
Vedtak:  
Norges Skytterstyre vedtar at de mottatte Frisam-midlene benyttes til å finansiere en del av 
kostnadene som framtidige landsskytterstevnearenaer får med bygging og oppgradering av 
infrastruktur i forbindelse med elektroniske skiver.     
 
Sak 53/2004  Budsjett offentlige midler 2005 
Administrasjonen la fram noen kommentarer til hovedpostene i budsjettet for offentlige 
midler 2005.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre ga signaler til administrasjonen for videre budsjettarbeid fram mot neste 
møte. 
 
Sak 54/2004  Føringer for framtidig skifeltarbeide/skogsløp m/feltskyting i DFS 
DFS/Utvalget for skifelt inviterer Norges Skytterstyre til å stadfeste/gi politiske føringer for 
skifeltsektorens framtidige innretning og virksomhet. SFU har allerede i sine møter drøftet en 
del tanker og forslag som kan være aktuelle, og ønsker i denne sammenheng Styrets uttalelse 
om dette. Styret inviteres i tillegg til å komme med egne ideer og forslag.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre drøftet skifeltskytingens framtid med bakgrunn i SFU´s arbeids- og 
satsningsområder. Formann i skifeltutvalget innkalles til Skytterstyrets møte i desember for en 
ytterligere orientering, før styret gir videre føringer om framtidig innretning. 
 
Sak 55/2004 Klassesetting for 2005  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar å beholde klassesettingskravene til klasse 1. – 5. fra sesongen 2004 
til klassesetting for sesongen 2005.  
 
Sak 56/2004  Saksbehandlingsreglene for Norges Skytterstyre, Rådgivende utvalgs 
innstilling 
Rådgivende utvalg har levert sin innstilling med utkast til endringer av Skytterbokas punkt 
1.140 og Kapittel 3. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre har drøftet Rådgivende utvalgs gjennomgåelse av Skytterbokas punkt 
1.140 og Kapittel 3. Skytterstyret sender tre prinsipielle spørsmål til uttalelse i 
skyttersamlagene.     
 

1. Skal Skyttertinget avholdes årlig eller med to års mellomrom? 
2. Skal Skyttertinget foregå i forbindelse med Landsskytterstevnet eller på et annet 

tidspunkt? 



3. Skal formann til Norges Skytterstyre velges blant de fem landsdelsrepresentanter eller 
skal formann velges fritt fra hele landet som et ekstra medlem til Norges Skytterstyre? 

 
Administrasjon pålegges videre å fremme konkrete forslag overfor styret vedrørende følgende 
tema: 
- spørsmål om frist for innsending av saker til Skyttertinget jfr. Skytterbokas 1.140, § 4-3 og 
kapittel 3.100 § 6-1 d, 
- spørsmål om frist for valgkomiteens innstilling jfr. Skytterbokas kapittel 3.100 § 6-1 b, 
- spørsmål om styret skal ha tale og stemmerett ved valg på Skyttertinget jfr.  
Skytterbokas kapittel 3.200 § 6-2 d,  
- spørsmål om stemmeregler ved valg jfr. Skytterbokas kapittel 3.200 § 6-2 n. 
 
Sak 57/2004: Søknad om gjenopptakelse av servicestasjon for Sauer 
Det forelå søknad fra Våpensmia støttet av Opland skyttersamlag om opprettelse av 
Servicestasjon for Sauer. Det foreligger brev fra Sauer & Sohn som stiller seg avvisende til en 
slik søknad, da Våpensmia er en konkurrent på løpsproduksjon. Sett på bakgrunn av at Jon 
Børs Løvseth på Hamar er nærmeste servicestasjon, er det helt klart et behov for en 
sevicestasjon sentralt i Valdres/Opland-området.  
 
Vedtak: 
Saken utsettes til at det i forbindelse med neste styremøte er avholdt et møte med Sauer & 
Sohn. 
 
Sak 58/2004 Forslag om regleendringer fra Robert Larsen. 
Robert Larsen har sendt inn følgende forslag til endringer i organisasjonens regelverk. 
Forslagene er formulert i kortversjon.  
 
A) Stang- og felthurtigskyting på landsdelskretsstevnet og samlagsstevnet 
R. Larsen foreslår å innføre stang- og felthurtigskyting som obligatoriske øvelser på 
landsdelskretsstevnet og samlagsstevnet. Det er ikke angitt om arrangementet skal tillegges 
felt- eller banestevnet. Dagens regelverk beskriver i pkt. 11.243 at øvelsene bør inngå i 
landsdelskretsstevnet, mens 11.254 beskriver at øvelsene bør inngå i samlagsstevnet.  
 
B) Tilrettelegging av sikteplass 
R. Larsen foreslår at det skal være et pålegg til alle arrangører av banestevner å ha en 
tilrettelagt sikteplass for de skyttere som ønsker å drive sikte- og avtrekkstrening som 
oppvarming før skyting. 
I dagens regelverk er det kun beskrevet følgende: 
”8.123. Sikte- og avtrekksøvinger
Sikte- og avtrekksøvinger bak standplass er strengt forbudt. Ved siden av standplass, på anvist 
plass, kan det derimot foretas sikte- og avtrekksøvinger mot skivene når sikkerhetsmerket 
ikke er framme.” 
 
Vedtak: 
A) Stang- og felthurtigskyting på landsdelskretsstevnet og samlagsstevnet
Norges Skytterstyre vedtar å opprettholde dagens regelverk i pkt. 11.243 og 11.254. Norges 
Skytterstyre vedtar at det fra og med 2005 innføres et tilskudd på kroner 1 000,- for 
arrangement av Stang- og/eller felthurtigskyting på samlagsstevnet og landsdelskretsstevnet. 
Samlet beløp per år for hvert samlag/landsdelskrets er kroner 1 000,-. Arrangementene 



rapporteres sammen med innsending av statistikk fra samlagsstevner og landsdelskretsstevner 
til Skytterkontoret.  
 
B) Tilrettelegging av sikteplass 
Norges Skytterstyre vedtar å opprettholde dagens regelverk i pkt. 8.123. 
 
 
Meldingssaker: 

1. Takkebrev fra HM Kongen 
2. Rapport fra LS 2004 fra Skytterkontorets avdelinger 
3. Diverse takkebrev fra gjester under LS og for mottatte hedersbevisninger 
4. Spillemidler og offentlige anskaffelser 
5. Notat fra formannen angående styrearbeid 
6. Takkebrev fra DFS til arrangør av LS 2004 
7. Forlengelse av eksklusivdelen av avtalen med Sauer & Sohn – tekstforslag 
8. Notat fra Robert Larsen 
9. LS 2006 – brev angående tidspunkt 

 
 
 
 
 
 



År 2004 den 21. – 23. oktober holdt Norges Skytterstyre møte på Kielfergen tur/retur  
 
Til stede: Hans O. Kveli, Alf Tobiassen, Jarle Tvinnereim, Olav K. Vaaje, Sindre Undseth,  
Olav Aasen og Ferdinand Brovold 
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
 
I forbindelse med møtet gjennomførte Skytterstyret et besøk til J.P Sauer & Sohn (SAUER-
fabrikken) i Tyskland. 
 
Sak 59/2004 Revidert budsjett for offentlige midler 2004 
Norges Skytterstyre vedtar følgende fremlagte reviderte budsjett. 
Overføres fra følgende hovedposter: 
Post 11 – Administrasjon 120.000 
Post 12 – Arrangementer 28.000 
Post 14 – Driftstilskudd til lavere organisasjonsledd 90.000 
Post 15 – Bidrag baner osv 420.000 
Post 18a – Feltskyting 18.000 
Sum mindreutgiftger 676.000 
 
Overføres til følgende hovedposter: 
Post 13 – Medaljer, diplomer og premier 24.000 
Post 16 – Utdanning 9.000 
Sum merutgifter 33.000 
Netto mindreutgifter 643.000 
 
 
Sak 60/2004 Budsjettforslag offentlige midler 2005 
Norges Skytterstyre tar fremlagte forslag til budsjett for offentlige midler for 2005 til 
etterretning. Resultatet av drøftingene i Norges Skytterstyre innarbeides i endelig 
budsjettforslag for offentlige midler for 2005 som blir lagt fram til Norges Skytterstyres møte 
i desember 2004.  
 
Sak 61/2004 Årsplan for miljøpakketiltak i 2005 
Norges Skytterstyre slutter seg til den framlagte plan for gjennomføring av støytiltak med 
midler fra miljøpakka for 2005. Planen blir ført i B-protokoll. 
 
Sak 62/ 2004 Forslag fra Uttrøndelag skyttersamlag vedrørende mesterskapsomgang i 
feltskyting på Landsskytterstevnet 
Skyttertinget 2002 vedtok, med virkning fra 2003, å innføre samme ordning for medaljer og 
stjerner i NM felt som i baneskytingen på Landsskytterstevnet.  
 
Samlagsstyret i Uttrøndelag skyttersamlag fremmer flg. forslag til korrigering av Skytterboka 
kap. 11.225 pkt 6: 

I NM feltskyting for klasse 1 – 5 + V55 skytes mesterskapsprogrammet med 
finaleomgang til slutt. I finaleomgangen i NM deltar minimum 10% maksimum 15% 
av de beste i hovedskytingen. Vinneren sammenlagt blir Norgesmester i feltskyting.  

 
Korrigeringen gjelder for prosentsatsen som skal delta i finalen, som i dag er minimum 5% og 
maksimum 10% . 



 
Drøfting: 
Prinsipielt gjelder ordningen om at felt- og baneskyting skal være likestilt i DFS, og det er 
derfor rimelig at likestillingen også omfatter antall deltakere i finaleskytinger. Det som av 
skyttere flest oppfattes som uheldig, er når finalegrensene settes så høyt at skyttere som ikke 
kommer til finalen ville hatt muligheter for medalje/stjerne hvis de hadde deltatt. Samtidig 
kan man også se på finalegrensen som en kvalifisering, og at dette er et nåløye man må 
passere.  
 
Ser man på årets LS i Sandnes deltok alle med 28 treff eller mer i grovfeltfinalen, noe som 
utgjorde 167 skyttere/ 6,3%. Ved å øke til mellom 10 - 15% ville finalegrensen blitt 27 treff, 
dvs. en økning til 320 skyttere/12,1%. Medaljen gikk på 38 treff, slik at også de med 26 treff 
kunne oppnådd dette!   
 
Utfordringen ved å utvide deltakelsen i grovfeltfinalen er å finne tid innenfor rammene av 
Landsskytterstevnet. De siste årene har fredagen vært forbeholdt finaler i feltskytingene – en 
ordning man har positive erfaringer med. Normalt starter dagen med grovfeltfinale, mens 
ettermiddagen er relativt låst til Stang- og felthurtig finaler, der det er nødvendig med 2 – 3 
timers klargjøring for fjernsynssendingen på NRK. Derfor har man svært begrenset tid til 
grovfeltfinalen. I tillegg kan en del arrangementstekniske forhold gjøre det hele mer 
komplisert. Eksempelvis kan skyting på 100 meter begrense/stoppe mulighetene for å anvise i 
terrenget ved/bak 200m skivene. På flere av dagens LS arenaer sperrer også skyting på 200m 
for manuell anvisning på 100m når ikke grav benyttes. Dette kan imidlertid løses ved å starte 
opp allerede fra mandag kveld med finaler på 100m, slik at det frigjøres ledig tid uten 100m 
skyting mens grovfeltfinalen gjennomføres. Erfaringene fra dette, som delvis ble prøvet ut i 
Sandnes, er relativt positive. Særlig blir bemerket at når det ikke foregår annen ”viktig 
skyting” samtidig blir det mer fokus på disse finalene.  
 
Tidsmessig ville det vært gunstig å bytte om på dagens finalerekkefølge slik at grovfeltfinalen 
ble skutt torsdag, og samlagsskytingen for kl. 2 - 5 fredag, men dette er lite 
hensiktsmessig/ønskelig med tanke på TV overføringene. En løsning med ombytte slik at 
Stang- og felthurtigfinalene går torsdag er også uaktuell grunnet omrigging av materiellet. 
 
Skal man øke antall skyttere må man opp i kapasitet. Dette kan gjøres ved flg. tiltak: 
Det er en klar nødvendighet med 50 skyttere i laget. Har man to standplasser til rådighet bør 
man skyte samtidig med to lag mot ett hold fra hver standplass (j.f. Sandnes). En slik modell 
vil kreve 20 min. mellom lagene. Kan man kun skyte fra én standplass (standplass 200m) vil 
det mest effektive være å benytte én kommando for begge holdene, men grunnet at man skal 
anvise 2 hold må man øke tiden til 25 min. mellom lagene. Blant dagens arrangører vil trolig 
denne løsningen være mest aktuell. I tillegg vil det være nødvendig å starte skytingen klokken 
0700. Et annet tiltak vil være å utsette Stangfinalen til kl 1500, eller enda senere. Dette må 
evt. drøftes med NRK.  
 
En tidstabell for grovfeltfinalen fredag formiddag med kapasitet for inntil 500 skyttere vil bli 
slik:  
 
 
 
 



Lag Tidsplan 20 min 
mellom lagene

Tidsplan 25 min 
mellom lagene

1 0700 0700
2 0720 0725
3 0740 0750
4 0800 0815
5 0820 0840
6 0840 0905
7 0900 0930
8 0920 0955

V55 0940 1020
Kongelaget 1030 1110

All omskyting 1130 1200
 
Med en så stram tidsramme er det alltid betydelig risiko for at man kommer etter skjema.  
 
Det er også et alternativ å snu om på ”problemet”, og i stedet redusere antallet som skyter 
banefinaler. Imidlertid har det utviklet seg i retning av en tilnærming mellom finalegrensen og 
mulighetene for medalje /stjerne. De siste årene har det flere ganger vært slik at 
medaljegrensen har blitt finalgrensen + 101poeng. Derfor synes dette som en stadig mindre 
aktuell løsning. 
 
Ser man på regelverket for de øvrige klasser er det gitt myndighet til arrangøren å fastsette 
finalegrensene i samråd med Norges Skytterstyre. Denne løsningen er mer fleksibel og kan 
bedre tilpasses de enkelte arrangører, men samtid gir den færre holdepunkter for arrangør og 
skyttere. Ettersom de arrangementsmessige forholdene er så forskjellige mellom arrangørene, 
er det viktig at man beholder tilstrekkelig fleksibilitet til å ta høyde for til dels betydelige 
lokale variasjoner. Det synes ikke som noen god løsning å flytte finaler vekk fra LS arenaen, 
selv om dette ville betydd en vesentlig forenkling.  
 
Vedtak: 
Skytterboka kap. 11.225 pkt. 6 gis flg. tekst: 
I NM feltskyting for klasse 1 – 5 + V55 skytes mesterskapsprogrammet med finaleomgang til 
slutt. I finaleomgangen deltar minimum 10% og maksimum 15% av de beste i 
hovedskytingen. Når særlige arrangementsmessige forhold ligger til grunn kan Norges 
Skytterstyre, etter anmodning fra arrangøren, redusere til minimum 5% deltakelse. Alle med 
likt antall treff i innledende skyting deltar i finalen.  Vinneren sammenlagt blir Norgesmester i 
feltskyting. 
 
 
Sak 63/2004 Forslag fra Troms skyttersamlag vedrørende uttak av felthurtigmesteren 
på LS til Nordisk mesterskap 
Ombudsmøtet 2003 for Troms skyttersamlag har, etter forslag fra Lakselvdal skytterlag, 
enstemmig vedtatt å fremme forslag for Skyttertinget om at felthurtigmesteren fra LS gis fast 
plass på laget til Nordisk mesterskap. 
 
Normal praksis de siste årene har vært at Skytterkongen og vinner av NM felt automatisk er 
kvalifisert. I forbindelse med at det innføres et nytt nordisk mesterskap i 2005 med 15 
seniorskyttere og 5 ungdomsskyttere, synes det nødvendig å gjennomgå uttakskriterier i sin 
helhet med sammensetning av uttakskomite. 



 
 
Vedtak: 
Med utgangspunkt i Styrets føringer utarbeider administrasjonen forslag til sammensetning  
av uttakskomité og kriterier for uttak av lag til Nordisk mesterskap og Nordisk 
ungdomslandskamp som forelegges Norges Skytterstyre til godkjenning. 
 
Sak 64/2004 Stevneoppgjør/resultatlister etter stevner 
Regelverkets punkt 10.119 lyder som følgende: 
”Ved utsendelse av premielister for banestevner med mesterskapsprogram, skal det vedlegges 
komplette resultatlister av sum hovedskyting, 25 skudd. Listene sendes alle lag som har 
deltakere i stevnet. I tillegg må fullstendig premieregnskap framgå av resultatlistene”. 
 
Det er ikke stilt noen krav til hvordan slike lister skal se ut, med den følge at resultatlister som 
kommer til lagene ofte er vanskelig å finne fram i. Det brukes mye tid på å produsere disse 
listene, og enda mere tid for å finne igjen resultatene. 
 
I tillegg er det ikke beskrevet hvilke lister som skal sendes ut for felt- og innendørsstevner. 
Dette kan være noe av grunnen til at resultatlister som sendes ut fra stevner er mangelfulle. 
 
En forenkling av systemet vil spare organisasjonens tillitsvalgte for mye arbeid og penger. 
 
Skytterkontoret har hatt en del henvendelser fra skytterlag som mener at det er på høy tid noe 
gjøres for å forenkle utsendelse av resultatlister. Mange legger resultatlistene ut på sine 
hjemmesider på Internett. 
 
Pkt. 10.116 tas inn i pkt. 10.119 med noen endringer som beskrevet i vedtaksteksten. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar å fjerne punkt 10.116 fra Skytterboka og tar deler av dette punktet 
inn i punkt 10.119. 
Norges Skytterstyre vedtar følgende endring i regelverkets punkt 10.119: (gjøres gjeldende fra 
1. januar 2005) 
 
10.119 Krav til klassesettingslister, premieregnskap og resultatlister ved stevneoppgjør 
Ved utsendelse av premielister og resultatlister fra bane-, felt-, og innendørsstevner, skal alle 
lag som har hatt deltakere få tilsendt følgende lister innen 30 dager etter stevnets avslutning: 
- En oversikt over lagets egne skyttere med plassering, resultat og premier for hver serie i de 
serier hvor det er premier, samt at resultat skal vise både 25 skudd og 35 skudd på 
bane/innendørs eller 30 og 42 skudd felt, evt. også Stang/felthurtig. 
 
Arrangøren kan trekke det ordinære premiebeløp i de skytinger hvor det deles ut gavepremier. 
Hvis en arrangør benytter gavepremier skal dette fremkomme i premieoppgjøret. 
 
Gjenpart av premieoppgjøret sendes styret i skyttersamlaget som det arrangerende lag tilhører 
 
Komplette resultater fra stevnet med premieoppgjør for samtlige deltakere på stevnet kan 
legges ut på Internett. (eks. skytterlagets eller samlagets hjemmesider). 
Dette skal kunngjøres i innbydelsen eller ved oppslag under stevnet. 



Hvis komplette lister ikke legges ut på Internett, må man sende ut komplette resultatlister, 
klassesettingslister og premieoppgjør til alle lag pr. brev/e-post. 
 
Epost/brev er likestilt i forbindelse med utsending av stevneoppgjørslister. 
Premiebeløp skal utbetales innen 30 dager etter stevnet. 
 
Med bakgrunn i endring av pkt. 10.119, og for å klargjøre regelverket gis administrasjonen 
fullmakt til å gjøre nødvendige redigeringer til Skytterboka 2005/2006 kap. 10. 
 
Sak 65/2004 Lønnssystemet på Skytterkontoret 
I sak 40/2004 ble generalsekretæren gitt i oppdrag å utarbeide retningslinjer for de lokale 
oppgjørene, samt tilpasse stillingskoder og lønnsplaner i forhold til de siste endringer i 
lønnsoppgjøret 2004. Generalsekretæren la under møtet fram et slikt forslag.   
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar fremlagte retningslinjer til lønns-og kompetansebeskrivelse på 
Skytterkontoret, med nye lønnsrammer og lønnsjusteringer. Samtidig vedtas fremlagte 
retningslinjer for gjennomføring av en eventuell lokal fordelingspott i det statlige oppgjøret. 
Vedtakene føres i B-protokoll. 
  
Formann i DFS får fullmakt til å forhandle om lønnsnivå for generalsekretær og ass. 
generalsekretær. Det framforhandlede resultat legges fram for Norges Skytterstyre.  
 
Sak 66/2004 Samlagsskyting for rekrutteringsklassene – presisering av regelverket  
Bakgrunn for saken er at regelverket for samlagsskytingen for rekrutteringsklassene ikke er 
oppfattet korrekt ved enkelte tilfeller. Ved mangel på juniorskyttere, eller fordi man mener å 
ha R/ER- skyttere som er bedre enn tilgjengelige juniorer, settes R/ER-skyttere til å skyte 
juniorprogrammet under samlagsskytingen. Norges Skytterstyre, etter forslag fra Olav K. 
Vaaje, ønsker å få regelverket klarere på dette punkt slik at intensjonene i pkt 11.162 i 
skytterboka følges. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar at Skytterbokas pkt. 11.216 gis følgende tilleggstekst: 
For samlagsskyting for rekrutteringsklassene vises til Skytterbokas pkt 11.162. 
Skytterbokas pkt11.162 gis følgende tillegg: R/ER-skyttere kan ikke erstatte juniorer i denne 
skyting.  
 
Meldingssaker: 

1. Regnskapsrapportering fra landsdelskretser 
2. Takkebrev fra Lennart Brommann 
3. Revidert plan for fullføring av miljøpakkeprosjektet 
4. Rundskriv vedrørende nye krav til vedlikehold av elektroniske skiver 
5. Status landslotteriet 2004 
6. Brev fra Henning Ivarrud 
7. Markering av Unionsoppløsningen 1905 
8. Forsvarsbudsjettet 2005 – Regjeringens forslag til driftsstøtte til DFS 
9. Brev fra Bodø Østre skytterlag 
10. Regnskapene per 30/9.  

 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



År 2004 den 4. og 5. desember holdt Norges Skytterstyre møte på Holmenkollen Park 
Hotell, Oslo 
 
Til stede: Hans O. Kveli, Alf Tobiassen, Olav K. Vaaje, Jarle Tvinnereim, Sindre Undseth, 
Olav Aasen og Ferdinand Brovold 
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik. Tor Laugen var tilstede under 
behandlingen av budsjettet for offentlige midler for 2005. 
 
Formann i skifeltutvalget, Reidar Helland, var innbudt til styremøte hvor han redegjorde for 
arbeidet i skifeltutvalget og strategien for satsning framover. Skytterstyret vil i et senere møte 
drøfte saken videre. 
 
Sak 67/2004: Skyteboka for LS 2005  
Arrangøren Lesja har søkt om godkjenning av pris på Skyteboka til Landsskytterstevnet 2005. 
 
Vedtak: 
 
Norges Skytterstyre vedtar følgende satser for skyteboka 2005.  
 
    KL. 1-5, AG3, V55, V65, V73 Jr/ER/Rekr. 
 
Arrangement   kr. 350     kr. 235 
Premieinnskudd bane  kr. 130     kr. 130 
Premieinnskudd felt  kr. 135     kr. 135 
Premieinnskudd Stang kr.   60     kr.   (60) Jr. 
Premieinnskudd felth.  kr.   60     kr.   (60) Jr. 
Premieinnskudd minnesk. kr.   25     kr.   25  
Sum skytebok   kr. 760     kr. 525  (645) Jr. 
 
Ved påmelding  kr. 350     kr. 235 
Ved innløsning av Sk.bok kr. 410     kr. 290  (410) Jr. 
 
Premieinnskudd for ikke skutte øvelser refunderes fra arrangøren til skytterlagene som et 
ordinært premieoppgjør etter landsskytterstevnets slutt.  
 
Kompensasjon for gavepremier fra DFS:     kr. 80 
Kompensasjon til DFS for ikke innløste skytebøker: Senior/veteran kr. 85 
                    Rekruttklassene kr. 50 
 
Skytterkontoret produserer og trykker deltakeravis med troféoversikt som kompenseres fra 
teknisk arrangør med kroner 10 per påmeldte deltaker.    
 
Ved etteranmelding til ca. tre uker før stevnestart betales et tilleggsgebyr på kroner 600 for 
seniorklassene og kroner 300 for rekrutteringsklassene.  
 
Skytterstyret vil innhente mer informasjon fra arrangøren før man fastsetter campingavgiften i 
februarmøte. 
 
 



 
Sak 68a/2004: Klage på styrevedtak i sak nr. 52/2004  
Uttrøndelag og Aust-Agder skyttersamlag har klagd på styrets vedtak i sak 52/2004, hvor det 
ble vedtatt å disponere 687 505 kroner mottatt som Frisam-midler. De har ønsket at styret tar 
opp til ny behandling vedtaket som hadde følgende ordlyd: 
 
Norges Skytterstyre vedtar at de mottatte Frisam-midlene benyttes til å finansiere en del av 
kostnadene som framtidige landsskytterstevnearenaer får med bygging og oppgradering av 
infrastruktur i forbindelse med elektroniske skiver.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre opprettholder sitt vedtak i sak 52/2004. Administrasjonen pålegges å 
formulere et brev tilbake til samlagene, hvor det redegjøres ytterligere for hvilke 
ekstraordinære kostnader som arrangørene blir pålagt i forbindelse med overgangen til bruk 
av elektroniske skiver på landsskytterstevnet. 
 
Sak 68b/2004: Søknad fra LS 2005 vedrørende støtte til infrastruktur på LS-arena 
I pkt 3.2 i avtalen mellom DFS og Forsvaret om Forsvarets støtte til Landsskytterstevnet  
framkommer det krav om at DFS er ansvarlig for klargjøring av de sivile arenaer med tanke 
på montering og drift av det elektroniske materiell som stilles til disposisjon. 
 
LS 2005 søker om til sammen 457 000 kroner til infrastruktur på LS-arena. Søknaden 
inneholder en rekke forskjellige elementer og er i prinsippet ikke en dokumentasjon på 
utgifter slik det er bedt om. Det søkes også om inndekning for utgifter som ikke direkte kan 
relateres til overgang til elektroniske skiver, og disse må derfor avvises. 
 
Det bør i noen grad kunne tildeles midler utover det nedenstående vedtak dersom 
dokumentasjon tilsier det, og tilsvarende tilbakebetaling dersom slik dokumentasjon ikke kan 
framskaffes.  
 
Vedtak: 
 
Norges Skytterstyre vedtar følgende tildeling av støtte til LS 2005: 
 

1. Det tildeles kr 60.000,- i ekstraordinært banebidrag for opparbeidelse av arena for 
Stang- og felthurtigfinaler. Beløpet tas fra anleggssektoren, ekstraordinære 
banetilskudd. 

2. For etablering av infrastruktur for elektronisk skivemateriell tildeles kr 150.000,- 
 
Utgiftene i pkt 2 må dokumenteres og Norges Skytterstyre forbeholder seg rett til å kreve 
tilbakebetaling av hele eller deler av beløpet dersom dokumentasjon ikke framskaffes. 
Dokumenterte utgifter til infrastruktur for elektroniske skiver, utover det tildelte beløp, kan 
tilsvarende søkes dekket i egen søknad fra arrangøren.   
 
Sak 69/2004: Møteplan for Norges Skytterstyre 2005 
Norges Skytterstyre vedtar følgende møteplan for 2005: 
 
1. Lørdag   5. februar  Oslo (strategimøte uten saker) 
2. Mandag  28.februar  Oslo 
3. Mandag  18.april  Oslo 
4. Søndag-mandag 22.-23. mai  Oslo 



 
5. Torsdag.  28.juli   Dombås/Lesja 
6. Fredag   29.juli   Dombås/Lesja (Skyttertinget) 
7. Lørdag   30.juli   Dombås/Lesja (Skyttertinget) 
8. Søndag-mandag 18.-19.september Øverbygd 
9. Mandag  24.oktober  Oslo 
10. Fredag-søndag 2.-4.desember  Oslo 
 
Møtene i Oslo holdes normalt mandag på Skytterkontoret, men administrasjonen vurderer 
saksmengde og innkaller om nødvendig til møtestart søndag.  
 
Sak 70/2004: Uttak av landslag til nordisk mesterskap 
Fra 2005 er Nordisk mesterskap (NM) og Nordisk ungdomslandskamp (NUM) slått sammen 
til én konkurranse. Ref. vedtektene skal hver nasjon stille med 15 seniorer og 5 
ungdomsskyttere, samt 5 ledere. Med nytt nordisk mesterskap ønsker styret å foreta en 
gjennomgang av kriterier for laguttak, samt gi statutter for uttakskomite og ledelsesapparat.  
 
Troms skyttersamlag har i tillegg fremmet forslag om at felthurtigmesteren på 
landsskytterstevnet skal være automatisk kvalifisert til Nordisk mesterskap. Saken ble 
innledningsvis drøftet i styresak 63/2004.  
 
Nordisk mesterskap består av øvelsene bane-, felt- og felthurtig, der samtlige deltakere skal 
skyte alle disipliner. Avhengig av hva som vektlegges i laguttaket kan det bli store variasjoner 
i hvor godt den enkelte takler de forskjellige konkurranser. Det synes imidlertid mest riktig å 
velge skyttere som behersker flest øvelser best mulig. Gode skyteferdigheter kommer best til 
sin rett i baneskytingen, men feltskytingen krever også relativt gode ferdigheter.  
 
Tidligere har Skytterkongen og Norgesmesteren i felt vært automatisk kvalifisert. Dette fordi 
det kan synes rimelig at en ”norsk mester” er kvalifisert for laget. Erfaringene med denne 
ordningen er imidlertid delte. Generelt mestrer Skytterkongen baneskytingen i NM godt, mens 
det flere ganger har vært så som så med felt og felthurtig. Når det gjelder Norgesmesterskapet 
i feltskyting er feltopplegget på LS så forskjellig fra opplegget som benyttes i Nordisk at det 
er lite retningsgivende for et uttak (Et evt. Norgesmesterskap om våren etter Nordisk modell 
vil endre dette). Derfor har det også vært tilfeller der Norgesmesteren faller gjennom i 
feltskytingen i Nordisk, og hvis verken bane- eller felthurtigferdighetene er til stede kan 
deltakelsen ende opp som en ”flopp”. Å ta med felthurtigmesteren fra LS synes også relativt 
sjanseartet ved at dette gjerne kan være en skytter som står langt tilbake i både bane og felt. 
 
Styret ønsker også å gå bort fra tidligere praksis med å ta ut laget første uke i juli, for å gi 
bedre mulighet til å ta ut skyttere som er i form tett opp til NM og NUM. Frist for nominasjon 
fra samlagene opprettholdes, mens uttak først skjer umiddelbart etter landsskytterstevnets 
avslutning.   
 
 
Vedtak: 
 

1) Norges Skytterstyre avviser forslaget fra Troms skyttersamlag om at felthurtigmesteren fra 
Landsskytterstevnet skal være automatisk kvalifisert for Nordisk mesterskap.  

2) Norges Skytterstyre opphever ordningen med at Skytterkongen og Norgesmesteren i felt skal være 
automatisk kvalifisert for Nordisk mesterskap 

3) Norges Skytterstyre vedtar:  
     - Statutter for uttak av lag til NM og NUM. 



     - Statutter for ledere ved NM og NUM. 
 
 
Statutter for uttak av lag til Nordisk mesterskap og Nordisk ungdomsmesterskap.  
 

1. Uttak av lag til Nordisk mesterskap (NM) og Nordisk ungdomsmesterskap (NUM) skal skje i samsvar 
med gjeldende vedtekter for konkurransene, samt de pålegg som blir gitt av Skyttertinget eller Norges 
Skytterstyre.  

 
2. Skytterkontoret inviterer innen 15. mai hvert år samlagene til å nominere sine kandidater. Det benyttes 

eget skjema for nominering av kandidater. Frist for samlagenes nominering er 1. mandag i juli. Laget 
tas ut umiddelbart etter landsskytterstevnets avslutning.  

 
3. Laguttak foretas av egen komité bestående av 3 personer. Dette er Generalsekretær som er komiteens 

leder, lagets trener og Ungdomskonsulenten i DFS. Varamenn til uttakskomité er i rekkefølge, 
Assisterende generalsekretær og Utdanningssjef.  

 
4. UK tar ut samtlige 15 skyttere pr. navn til NM. I tillegg tas ut minimum 4 reserver. 

 
Ved uttak av lag til NM vektlegges å ta med skyttere som har prestert bra over tid i både bane- og 
feltskyting. Videre skal vektlegges at skytterne klarer å prestere i viktige konkurranser som 
landsdelskretsstevner, landsskytterstevner, Nordisk mesterskap (for de som har deltatt tidligere) osv.  
 
Skyttere som prioriterer skyting eksempelvis i regi av det Militære landslaget, og som kan framvise 
resultater som er sammenliknbare med DFS øvelsene, kan vurderes mot tilsvarende DFS prestasjoner. 
 
De som deltar flere år på rad må over en periode på de 2 - 3 siste årene prestere i NM. Hvis ikke bør 
plassen gå videre til nye kandidater. Står flere kandidater likt foretas en helhetsvurdering av disse hvor 
flg. kvaliteter vektlegges: er relativt ung, har best feltferdighet, behersker felthurtig, viser stor framgang, 
tilkjennegir stor treningsiver, vurderes å ha stort potensial osv.  
 
 

 
5. UK tar ut samtlige 5 skyttere pr. navn til NUM. I tillegg tas ut minimum 2 reserver. 

 
Ved uttak av lag til NUM vektlegges å ta med skyttere som kan framvise de beste resultater i både 
bane- og feltskyting. Videre skal vektlegges at skytterne klarer å prestere i viktige konkurranser som 
landsdelskretsstevner, landsskytterstevner, NUM (for de som har deltatt tidligere) osv. 
 
Skyttere som kun kan vise til resultater i baneskyting skal prioriteres hvis det ikke er tilstrekkelig med 
kandidater som behersker begge øvelsene, eller hvis dette er en utøver som utmerker seg spesielt i 
baneskyting.  
 
Så framt det er egnede kandidater bør det delta minst 2 skyttere som ikke er siste års deltakere i NUM. 

 
 
 
 
Statutter for ledere ved Nordisk mesterskap og Nordisk ungdomsmesterskap 
 

DFS deltar hvert år med flg. ledergruppe: 
Hovedleder: Formann i Norges Skytterstyre. 
Lagleder: Rullere blant Styrets øvrige medlemmer inklusive formann i DFSU. 
Leder:  På rullering deltar én representant for DFSU hvert år, unntatt når formann i 

DFSU er lagleder da denne plassen besettes av en  repr. for Styret. 
Leder: Generalsekretæren. 
Trener: Oppnevnes av administrasjonen. 

 Norges Skytterstyre kan det enkelte år beslutte å ta med flere ledere som dekkes av DFS. 
 
 



  
 
Sak 71/2004: Representasjon for Norges Skytterstyre 2005 
Norges Skytterstyre vedtar følgende representasjon for Skytterstyret i 2005.  
  

1.         Kurs for nye tillitsvalgte i samlagene, Oslo,  5. – 6. februar  
      Hans O. Kveli, Henning Westerås 

 
2.         Regional samling i Midt-Norge, Stjørdal, 12. - 13. februar 
       Hans O. Kveli, Alf Tobiassen   
 
3.        NM i skifeltskyting, Knipenborg, 5.-6. mars 
       Jarle Tvinnereim    
 
4.       Landskamp Norge - Sverige i skifeltskyting, Haltdalen, 31. mars- 3. april 
            Hans O. Kveli 

 
      5.         HVs Landskonkurranse for ungdom, Stjørdal 

            Henning Westerås 
  

6.         Landsskytterstevnet på Lesja, 30. juli – 6. august 
            Hele styret 

  
7.        NM i skogsløp med feltskyting, Arrangør ubestemt, 10. – 11. september 

      Bestemmes senere       
 

8.        Norgescupavslutning baneskyting,  Fana, 26. – 28. august 
           Jarle Tvinnereim 

 
      9.        Nordisk mesterskap i bane-,felt,-og felthurtigskyting, Lolland, Danmark 

        2. - 3. september 
      Formann, Formann DFSU (lagleder), generalsekretær og Sindre Undseth  

  
10.      Nordisk formannsmøte i Danmark 22.- 23. oktober 
           Formann, Formann DFSU og generalsekretær 

  
11. Regional samling for Østlandet, 5. – 6. november, Hamar 

Sindre Undseth  
 

   
Styremedlemmer representerer DFS ved møter i landsdeler/landsdelskretser/samlag etter 
kunngjøring på et foregående styremøte. Reiser utover dette må avklares kostnadsmessig med 
formannen. 
 
Sak 72/2004: Ammunisjonsbidrag til andre enn R-klassene 
Det gis i dag bidrag til kjøp av ferdigladd ammunisjon kaliber 6,5 samt kuler i samme kaliber 
til skyttere i rekrutteringsklassene (klassene R, ER og J).  Bidraget er i dag på kr 0,90 pr stk 
for ferdigladd ammunisjon og kr 0,40 pr stk for kula.  I 2003 ble det utgiftsført vel 1,3 mill 
kroner  i ammunisjonsbidrag. 
 



Det frivillige Skyttervesen har tidligere gitt prisnedskrivningsmidler på ammunisjon til 
skyttere tilsluttet organisasjonen.  I sin tid gikk ikke disse midlene bare til rekruttammunisjon, 
men også til vanlig 6,5 og til 7.62-ammunisjon, samt tilsvarende kuler.   
 
Norges Skytterstyre drøftet i forrige styremøte gjeldende regler, og ba i den forbindelse 
administrasjonen vurdere størrelsen på bidraget, eventuelt om andre grupper bør ta del i denne 
ordningen. 
 
Drøfting: 
En gruppe som burde ha vært tilgodesett med en ammunisjonsbidragsordning er den gruppen 
som forlater juniorklassen.  Det er den gruppe skyttere som hardest merker dagens 
ammunisjonspriser.  Fra å være rekrutteringsskytter og nyte godt av en sentral bidragordning 
og i mange tilfeller også lokale støtteordninger, må de plutselig betale vel kr 5,- pr patron.  En 
spørreundersøkelse for en tid siden viser nettopp at en av årsakene til at mange slutter etter 
juniorklassen er at de synes det er for dyrt å fortsette. 
 
Et virkemiddel for å få denne gruppen skyttere til å bli med etter juniorstadiet kan være å tilby 
ammunisjonsbidrag, kanskje til og med det året de fyller 20 år.  Dette er en periode hvor de 
fleste i denne gruppen driver med videreutdannelse, har flyttet hjemmefra, eller på annen måte 
er i en situasjon som gjør at de ikke har økonomi til fortsatt å drive på med skytingen.   
 
Selv om årsmeldingene for 2003 viser at DFS har rundt 3300 juniorskyttere, så er det ikke alle 
som er like aktive.  På de siste to landsskytterstevnene var det påmeldt snaut 400 
juniorskyttere.  Gjennomgang av utbetalt ammunisjonsbidrag i 2003 viser at det er et 
tilsvarende antall juniorskyttere (ca 400) som har mottatt ammunisjonsbidrag. 
 
Klasseførte skyttere i alderen 18-20 år blir på landsskytterstevnene benevnt ”Aftenposten” 
eller ”A-skyttere”. Antallet A-skyttere ved de to siste landsskytterstevnene var mellom 220 og 
240.  Det er rimelig å anta at aktiviteten hos denne gruppen er tilsvarende som hos junior, dvs. 
at det er de som er påmeldte på landsskytterstevnene som er de aktive, og som vil dra nytte av 
en slik ordning. 
 
De 400 juniorskyttere som i 2003 mottok ammunisjonsbidrag tok ut gjennomsnittlig ca 1000 
patroner og 400 kuler hver.  Antakelig vil det gjennomsnittlige uttaket ligge på samme nivået 
for A-skytterne. 
 
Kjøp av ammunisjon til denne gruppen vil med utgangspunkt i ovennevnte stipulerte antall 
skyttere og mengde ammunisjon resultere i en merutgift til ammunisjonsbidrag på mellom 
250.000 og 300.000 kroner. Ordningen kan gjennomføres med de rutinene som gjelder for 
utbetaling av ammunisjonsbidrag i dag.   
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar at skyttere i DFS, til og med det året de fyller 20 år, kan få utbetalt 
bidrag til kjøp av ammunisjon til bruk i trening og konkurranser i regi av Det frivillige 
Skyttervesen.  Det gis bidrag til kjøp av ferdigladd ammunisjon og til kuler. Bidraget settes til 
kr 0,90 pr patron og kr 0,40 pr kule.  Bidraget utbetales gjennom vedkommende skytterlag.  
Det skal føres kontroll med ordningen av vedkommende skytterlag og av skyttersamlag.  
Administrasjonen utarbeider retningslinjer for gjennomføring av ordningen. 
 
 



Sak 73/2004: Tilskudd til aktivitet på skytterlagsplan 
Norges Skytterstyre har drøftet flere mulige måter å innføre et aktivitetstilskudd til 
skytterlagene. Skytterstyret konkluderer med å gi et ekstra tilskudd til alle skytterlag som 
gjennom årsmeldingen dokumenterer at de har gjennomført dugleiksmerkeskyting, 
Skytingens Dag og lagmesterskap. Dette kan virke som selvfølgelige arrangement i et hvert 
skytterlag, men faktum er at det i 2003 bare var knapt 200 skytterlag som gjennomførte alle 
disse hovedaktivitetene i DFS. Som et ekstra krav vil Skytterstyret knytte aktivitetsbidraget til 
de skytterlag som har hatt deltakere på samlagsmesterskapet i baneskyting og feltskyting, 
samt hatt deltakere med i skytingen om Den norske skyttermedalje. Den tildelte 
budsjettramme for tilskuddet er 100 000 kroner.    
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar å innføre et aktivitetstilskudd som fra og med 2005 tildeles alle 
skytterlag som arrangerer skyting om dugleiksmerke, Skytingens Dag og avholder 
lagmesterskap. I tillegg må skytterlaget ha deltakere på samlagsmesterskapet i baneskyting og 
feltskyting, samt ha deltakere i konkurransen om Den norske skyttermedalje. Det budsjetteres 
brukt 100 000 kroner til dette formål. 
 
 
 
Sak 74/2004: Budsjett for offentlige midler 2005 
 
 
UTGIFTER Budsjett  2005      Budsjett  2004            Endring
11 Administrasjon 8 045 000 7 728 000 317 000
    
12 Arrangementer    
12a Landsskytterstevnet 1 580 000 1 205 000 375 000
12b Nordisk Mesterskap 398 000 319 000 79 000
12c Norgescup baneskyting 70 000 63 000 7 000
12d NM skifelt og skogsløp 55 000 50 000 5 000
Sum post 12 2 103 000 1 637 000 466 000
    
13 Medaljer og premier 613 000 626 000 -13 000
    
14 Driftstilskudd til lavere organisasjonsledd 3 300 000 3 191 000 109 000
    
15 Bidrag baner osv    
15a Ordinære banebidrag 4 736 000 4 753 000 -17 000
15b Bidrag fra miljøpakka 5 000 000 5 000 000 0
Sum post 15 9 736 000 9 753 000 -17 000
    
16 Utdanning 971 000 943 000 28 000
    
17 Rekruttering 1 515 000 1 515 000 0
    
18 Felt- og skifeltskyting    
18a Feltskyting 437 000 360 000 77 000
18b Skifeltskyting 335 000 286 000 49 000
Sum post 18 772 000 646 000 126 000
    



19 Ammunisjonsbidrag 1 750 000 1 500 000 250 000
    
20 Markedsføring    
20a Informasjon 740 000 670 000 70 000
20b Driftstilskudd Norsk Skyttertidende 602 000 568 000 34 000
Sum post 20 1 342 000 1 238 000 104 000
    
Sum utgifter 30 147 000 28 777 000 1 370 000
    
Ordinært tilskudd 24 730 000 24 000 000 730 000
Miljøpakkemidler 5 000 000 5 000 000 0
Overføringer fra tidligere år 417 000   
Sum  30 147 000 29 000 000  
Overføringer til neste år 0 223 000 
   
   
Sak 75/2004: Endring av klasse AG3 
GIHV, Ferdinand Brovold, har fremmet forslag om at skyttere i klasse AG3 skal kunne skyte i 
både klasse AG3 og i klasse 1-5 på samme stevne.  
 
Vedtak: 
Saken utsettes til et senere møte.  
 
Sak 76/2004: Gjenopptakelse av Våpensmia som servicestasjon for Sauer 200 STR 
Det vises til sak 57/2004. Våpensmia AS var tidligere servicestasjon for Sauer. Avtalen med 
Sauer ble imidlertid sagt opp i det Våpensmia startet konkurrerende virksomhet ved salg av 
løp til Sauer 200 STR. 
 
Sauers svar på forespørsel om hvordan Sauer vil stille seg til at Våpensmia igjen blir en 
godkjent servicestasjon var negativ. Avtale om servicestasjon gjøres skriftlig mellom tre 
parter: DFS, Sauer og aktuelt våpenverksted. 
 
Sak 57/2004 ble utsatt med tanke på å drøfte saken muntlig med Sauer under møte på 
fabrikken. Sauers holdning til spørsmålet ble ikke endret under samtalene med Norges 
Skytterstyre. Så lenge det er en avtale mellom tre parter synes det ikke å være grunnlag for å 
gjeninnsette Våpensmia som servicestasjon. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre viser til beslutning fra Sauer & Sohn om at avtale med Våpensmia AS 
ikke ønskes inngått, og ser seg derfor nødt til å avslå Våpensmias søknad om å bli gjeninntatt 
som servicestasjon for Sauer 200 STR 
 
 
Sak 77/2004: Søknad fra LS 2005 om ølservering på stevnearena 
LS 2005 har søkt om servering av øl/vin på Vidflotten skytebane 3 kvelder i forbindelse med 
arrangement under LS 2005. De foreslår selv i søknaden noen betingelser for en slik 
gjennomføring. 
 
 
 
 



Vedtak: 
Norges Skytterstyre gir Lesja skytterlag tillatelse til servering av øl/vin i forbindelse med 
kulturarrangement på Vidflotten skytebane under LS 2005. Tillatelsen gis for dagene 30/7, 
1/8 og 3/8. Følgende betingelser må oppfylles: 
 

1. Servering skal foregå etter at all skyting er avsluttet for dagen, tidligst klokken 19.30. 
2. Det skal være slutt for servering klokken 23.30, og ro klokken 24.00. 
3. Lesja skytterlag tar ansvar for orden og stiller vakter. 

 
Sak 78/2004: Ekstraordinære banebidrag for 2004 
Skytterboka pkt. 13.390 gir bestemmelser for behandling av søknader om ekstraordinært 
banebidrag. Slike bidrag kan i unntakstilfelle gis til skytterlag som dokumenterer særskilt 
behov for rask bistand. 
 
Skytterstyret vedtok i sak 13/2004 supplerende regler for ekstraordinært banebidrag til kjøp 
av elektroniske skiver på 100 m-baner, som kompensasjon for lag som uforskyldt ikke har 
lykkes i å oppnå spillemidler til dette formålet.  
 
Det foreligger søknader om ekstraordinært banebidrag fra Dunderlandsdalen skytterlag/Rana 
skyttersamlag, Aasen skytterlag/Inntrøndelag skyttersamlag og Florø skytterlag/Sunnfjord 
skyttarsamlag.   
      
 
Vedtak: 
I samsvar med tidligere vedtatte bestemmelser for tilskudd til anskaffelse av elektroniske  
skiver på 100 m, for skytterlag som uforskyldt ikke har lykkes i å oppnå spillemidler til 
dette, innvilges Aasen skytterlag og Florø skytterlag etter søknad hver kr 40.000,-. 
Administrasjonen gis i oppdrag å vurdere søknaden til Dunderlandsdalen på nytt, og eventuelt 
utbetale søknadsummen hvis dette er i henhold til tidligere praksis.  
 
Sak 79/2004: Revisjon av Skytterbokas punkt 13.300  
Skytterstyret har i 2003 fastsatt tilleggskrav for tilskudd og bistand fra DFS i skytebanesaker,  
og bestemt at disse tilleggskravene skal innarbeides i bidragsbestemmelsene. 
 
Skytterboka skal nå utgis i ny versjon for 2005 og 2006. Administrasjonen har benyttet 
anledningen til å gjennomgå også øvrige bidragsbestemmelser med tanke på behov for 
revisjon.  
 
De fleste endringsforslagene er av redaksjonell og informativ art. Ett forslag gjelder 
innskjerping der hvor virksomheten på banen ikke er i samsvar med DFS` program. Videre 
foreslås å avvikle bestemmelsen om sentralbaner. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar endringer i Skytterbokas pkt. 13.300 i samsvar med  
administrasjonens forslag. Endringene tas med i Skytterboka 2005/2006. 
 
Sak 80/2004: Samlagsgrenser og landsdelsgrenser. Plan for utredning 
Formann i Norges Skytterstyre, Hans O. Kveli, har fremmet forslag om at det lages en plan  
for en generell debatt i organisasjonen hvor tema er samlagsgrensene og landsdelsgrensene. 



Herunder justering av grenser i forhold til endringer i kommunikasjonsmønsteret 
lokalt/regionalt, evt reduksjon av antall samlag med mer.  
 
Sist det var en vesentlig endring i dette var da Bergen skyttersamlag ble slått sammen med 
Hordaland ( Vedtatt på Skyttertinget 1990, virkning fra 1 jan. 1991 ). 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre ønsker en drøfting av DFS` struktur med fokus på landsdelskretsgrenser 
og samlagsgrenser/sammenslutninger. Styret formulerer et høringsbrev til samlagene for 
drøfting på ombudsmøtene 2005. Styret vil deretter be Rådgivende utvalg om at det fremmes 
forslag til styret basert på uttalelser fra samlag og landsdelskretser med eventuell 
saksbehandling på Skyttertinget 2006.  
 
Sak 81/2004: Formalisering av utnevnelse av samlagsinstruktør og utdanningskontakt i 
samlagene 
Administrasjonen har tatt opp behovet for å få inn i regelverket krav om at samlagene 
utnevner samlagsinstruktør og utdanningskontakt. Norges Skytterstyre ser behovet for dette, 
og vil i tillegg til samlagsinstruktør og utdanningskontakt, også stille krav om at det skal 
utnevnes banekontakt. Disse kravene må beskrives i lover for skyttersamlagene. 
 
Vedtak: 
Administrasjonen pålegges å fremme sak for Skytterstyret angående utnevnelse av 
samlagsinstruktør, utdanningskontakt og banekontakt, som en lovendring i regelverkets punkt 
1.130 for Skyttertinget 2005. 
 
Sak 82/2004: Konkurranseprogrammene i DFS 
Formann i Norges Skytterstyre, Hans O. Kveli, har fremmet forslag om at det foretas en 
gjennomgang av konkurranseprogrammene i baneskyting for alle klasser når det gjelder 
innledende 25-skudd og 10-skudd finaler. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre gir Rådgivende utvalg i oppdrag å utrede og gi råd om eventuelle 
endringer i konkurranseprogrammer i baneskyting for alle klasser. Dette gjelder både 
innledende skyting og finaler. 
 
Sak 83/2004  Lønnsjustering for Skytterkontorets ledelse 
I henhold til lønnsplan i sak 65/2004 ble det vedtatt lønnsjustering for Skytterkontorets 
ledelse. Saken er ført i B-protokoll. 
 
 
Meldingssaker:  
 

1. Brev fra Uttrøndelag og Aust-Agder vedrørende sak 52/2004 
2. Revidert kap. 10 i Skytterboka 
3. Brev fra HV-staben vedrørende tidspunkt for LS 2006 
4. Informasjon om nytt økonomisystem, web-portal og web-shop 
5. Referat fra Nordisk formannsmøte 
6. Evaluering av Regionalt seminar Sør-/Vestlandet 
7. Engasjementsbrev Nitschke 

 



 



År 2005 den 28. februar holdt Norges Skytterstyre møte på Skytterkontoret, Oslo 
Til stede: Hans O. Kveli, Alf Tobiassen, Olav K. Vaaje, Jarle Tvinnereim, Sindre Undseth og 
Henning Westerås 
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
 
Lederen i informasjonsutvalget, Egil Sotnak, var tilstede og ga en orientering om arbeidet i 
utvalget og fikk føringer fra Skytterstyret om videre arbeid. 
 
Sak 1/2005: Støtte til innsamlingsaksjon i forbindelse med flomkatastrofen i sørøst Asia 
Det frivillige Skyttervesen støtter innsamlingsaksjonen for de katastroferammende i sørøst 
Asia ved å overføre et beløp stort kr 25.000,- (tjuefemtusen) til Redd Barnas konto 50. 
Beløpet tas fra private midler. 
 
Sak 2/2005: Prissetting av ammunisjon og ladekomponenter for 2005 
I sitt arbeid med å holde prisene på ammunisjon på et gunstigst mulig nivå vedtar  
Norges Skytterstyre å endre påslaget på innpris på ammunisjon og ladekomponenter fra 12 til 
10,5% for år 2005.   
 
Sak 3/2005: Tingsak: Regnskap for private og offentlige midler for 2004   
Regnskap for 2004, med årsresultat på kroner 2 323 347 og årsberetning etter regnskapsloven, 
legges fram for Skyttertinget 2005. 

ÅRSBERETNING 2004 AVGITT I HENHOLD TIL REGNSKAPSLOVEN 
Det frivillige Skyttervesen (DFS) er en ideell, frivillig, landsomfattende organisasjon 
opprettet av Stortinget i 1892 med formål å fremme praktisk skyteferdighet innen det norske 
folk og derved dyktiggjøre det for landets forsvar.   
 
Virksomheten skjer i skytterlagene (ca 915) over hele landet etter retningslinjer gitt av 
Stortinget, Skyttertinget og Norges Skytterstyre, med en utøvende administrasjon plassert ved 
Skytterkontoret i Oslo.  Den daglige sentrale virksomhet er basert på årlig bevilgning til DFS 
over Forsvarsbudsjettets kap. 1719. 
 
DFS har en egen salgsavdeling hvor våpen, ammunisjon og organisasjonsartikler omsettes.  
Annet hvert år har DFS et landslotteri.  Inntektene fra denne virksomheten dekker en del 
utgifter som ikke kan belastes det regnskapet som viser bruk av bevilgningen gitt over 
Forsvarsbudsjettet. 
 
Fortsatt drift av organisasjonens virksomhet er lagt til grunn for regnskapet, da styret anser at 
forutsetningen for fortsatt drift av den sentrale virksomheten er til stede. 
 
Arbeidsmiljøet ved Skytterkontoret er sikret gjennom internkontroll for å ta vare på helse, 
miljø og sikkerhet.  Et eget verneombud sørger for at de pålagte kontrollrutiner blir fulgt.  
Skytterkontoret er tilknyttet bedriftslegeordning. 
 
På Skytterkontoret jobber det 3 kvinner og 11 menn.  Ingen av de ansatte jobber deltid.  
Gjennomsnittslønnen for alle ansatte er kr 353.100.  Gjennomsnittslønnen til kvinnene er noe 
lavere enn for mannlige ansatte, noe som begrunnes i at 2 av de 3 kvinnelige ansatte er 
ansatt i kontorstøttefunksjoner.  Generalsekretær og assisterende generalsekretær, som 
utgjør Skytterkontorets ledelse, er begge menn.  Alle stillinger på Skytterkontoret har sin 
egen stillingskode etter Statens Lønnsplanhefte, og følgelig en fast lønnsramme.  Dette 
momentet er viktig for å fremme likestilling mellom kjønnene på Skytterkontoret.   Det kan 



også nevnes at av de 4 siste ansatte er halvparten kvinner.  Den ene av disse stillingene er 
en mellomlederstilling (for tiden ubesatt), mens den andre er en selvstendig konsulentstilling. 
 
Andelen kvinner blant de voksne aktive skytterne utgjorde i 2004  ca 10 %, og andelen synes 
å være økende.  I hele organisasjonen jobbes det for å få større kvinneandel i tillitsmanns-
apparatet på alle nivåer.  Dette bør også kunne bli retningsgivende ved framtidige 
ansettelser på Skytterkontoret.  Ved framtidige stillingsutlysninger på Skytterkontoret vil 
kvinner bli oppfordret til å søke. 
 
Det har ikke vært alvorlige skader eller ulykker som har rammet de ansatte i 2004.  
Sykefraværet ved Skytterkontoret utgjorde 2,6 % av den ordinære arbeidstiden.   
 
Organisasjonens virksomhet påvirker det ytre miljøet på to hovedområder: 

- Gjennom salgsvirksomheten gjør en seg nytte av de transport- og 
distribusjonstilbud som finnes i samfunnet, og 

- aktiviteten i skytterlagene påvirker det ytre miljø, vesentlig i form av støy.  Disse 
forholdene er regulert gjennom Forurensningsloven og tilhørende 
konsesjonsbestemmelser. 

 
 

 
Oslo, 28. februar 2005  
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Det frivillige Skyttervesen 
 

REGNSKAP PRIVATE OG OFFENTLIGE MIDLER  
Resultatregnskap 2004 

 
DRIFTSINNTEKTER Noter 2004 2003
    
Salgsinntekter 3,4,5 23 402 466 25 279 824
Abonnementsinntekter 4 1 745 050 1 792 590
Offentlige tilskudd 2 29 946 304 29 512 135
Andre driftsinntekter  162 981 114 761
 
Salgsinntekter landslotteriet 6 2 621 796 
Sum driftsinntekter  57 878 597 56 699 310
    
DRIFTSKOSTNADER    
Varekostnad 1 20 578 366 22 365 909
Lønnskostnad 1,12 7 187 891 6 947 886
Avskrivning varige driftsmidler   135 380
Annen driftskostnad 1 13 401 108 10 763 205
Utbetalte tilskudd 1 12 516 825 14 347 506
Sum driftskostnad  53 684 190 54 559 886
    
NETTO TIL/FRA OFFENTLIGE MIDLER    
Overførte offentlige midler til neste periode 2,15 -4 253 192 -1 999 188
Overførte offentlige midler fra tidligere år 2,15 1 999 188 874 242
    
DRIFTSRESULTAT PRIVATE MIDLER  1 940 403 1 014 478
    
 
 
FINANSINNTEKTER OG FINANSKOSTNADER    
Sum finansinntekter  384 160 743 373
Sum finanskostnader  1 216 1 098
Resultat av finansposter  382 944 742 275
    
ORDINÆRT RESULTAT FØR SKATT  2 323 347 1 756 753
    
Tilbakebetalt skatt   206 874
    
ÅRSRESULTAT  2 323 347 1 963 627
    
Overføringer og disponeringer    
Overførte midler DFSU 8 -65 141 -155 094
Overførte midler DFS Trygdefondet 14 1 181 3 846
Rekrutteringsfremmende tiltak 6 832 487  
Markedsføring info 8 -8 000  
Felt-/skifelt   6 076
Avsatt til fri egenkapital  1 562 820 2 108 799
Sum  2 323 347 1 963 627
 



 
DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN
BALANSE PR 31.12.2004 
    
 Noter 2004 2003
EIENDELER    
    
ANLEGGSMIDLER    
Finansielle anleggsmidler    
Lånefinansiering reservedelslager 10 500 001 500 001
Sum finansielle anleggsmidler  500 001 500 001
    
SUM ANLEGGSMIDLER  500 001 500 001
    
    
OMLØPSMIDLER    
Varer 11 3 119 765 4 356 549
    
Fordringer    
Kundefordringer  1 812 383 2 065 858
Andre kortsiktige fordringer 11 393 737 305 112
Sum fordringer  2 206 120 2 370 970
    
Bankinnskudd, kontanter og lignende 13 17 925 988 12 975 976
    
SUM OMLØPSMIDLER  23 251 873 19 703 495
    
SUM EIENDELER  23 751 874 20 203 496
    
    
DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
BALANSE 31.12.2004 
 Noter 2004 2003
EGENKAPITAL OG GJELD    
    
EGENKAPITAL    
Opptjent kapital    
Øremerkede midler:    
DFSU midler 8 235 958 301 099
Rekrutteringsfremmende tiltak 6 1 540 962 708 475
DFS Trygdefondet 14 648 313 647 132
Felt-/skifelt  1 482 706 1 482 706
Markedsføring/informasjon 8 655 040 663 040
Sum øremerkede midler  4 562 979 3 802 452
    
Fri egenkapital  8 236 578 6 673 758
    
Sum opptjent kapital  12 799 557 10 476 210
    
SUM EGENKAPITAL  12 799 557 10 476 210
    



 
GJELD    
Kortsiktig gjeld    
Ubenyttet offentlige midler 15 4 253 192 1 999 188
Leverandørgjeld  3 554 148 5 436 613
Skyldig offentlige avgifter  782 655 750 014
Annen kortsiktig gjeld  2 362 322 1 541 471
Sum kortsiktig gjeld  10 952 317 9 727 286
    
SUM GJELD  10 952 317 9 727 286
    
SUM EGENKAPITAL OG GJELD  23 751 874 20 203 496
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DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
 
Regnskapsprinsipper 
Årsregnskapet er satt opp i samsvar med regnskapslovens bestemmelser og er utarbeidet 
etter norske regnskapsregler og anbefalinger til god regnskapsskikk. 
 
Regnskapet omfatter Det frivillige Skyttervesens private midler og offentlige midler.  Det er 
utarbeidet et separat regnskap for offentlige midler mottatt over statsbudsjettet som er inntatt 
som note i regnskapet.  Eventuelle offentlige midler som ikke er benyttet i tildelingsåret, men 
som overføres til bruk senere år, inngår som betalingsmidler og er oppført som ubenyttede 
offentlige midler i balansen. 
 
Aktiviteten som er finansiert over DFS’ private midler, er i regnskapet fordelt på følgende 
virksomhetsområder: 
 

- Salg av våpen, ammunisjon og organisasjonsartikler, 
- drift av Norsk Skyttertidende, 
- utvikling og salg av administrasjonsprogram for skytterlag og skyttersamlag, 
- landslotteriet 2004, og 

 
- annen organisasjonsvirksomhet som ikke dekkes av offentlige midler 

 
Transaksjoner regnskapsføres til verdien på transaksjonstidspunktet og inntekt resultatføres 
når den er opptjent.  Utgifter er kostnadsført i samme periode som tilhørende inntekt. 
 
Klassifisering av balanseposter 
Omløpsmidler og kortsiktig gjeld omfatter normalt poster som forfaller til betaling innen et år 
etter balansedagen, samt poster som knytter seg til varekretsløpet.  Øvrige poster er 
klassifisert som anleggsmidler. 
 
Kundefordringer 
Kundefordringene er oppført i balansen til pålydende etter fradrag for avsetninger til forventet 
tap. 
 
Varebeholdninger 
Lager av innkjøpte varer for videresalg er verdsatt til laveste av anskaffelseskost etter FIFO-
prinsippet og virkelig verdi. 
 
Varige driftsmidler 
Eiendeler bestemt til varig eie og bruk, balanseføres og avskrives.  Avskrivning 
gjennomføres lineært over driftsmidlets økonomiske levetid.  Driftsmidler som dekkes av 
offentlige midler nedskrives direkte med mottatte tilskuddsmidler. 
 
Pensjonsforpliktelser 
DFS har avtale om avtalefestet pensjonsordning.  Ordningen er tilskuddsbasert gjennom 
medlemskap i Statens Pensjonskasse.  Det er derfor ingen pensjonsforpliktelser knyttet til 
ordningen. 
 
 
 
 
 
 



Note 1 Fordeling av kostnader      
  
  Varekostnad Lønnskostnad Annen kostnad Utbet tilskudd Sum
Private midler 
Salgsvirksomheten 19 332 470 775 344 1 329 079 21 436 893
Norsk Skyttertidende 1 245 896 690 573 419 781 2 356 250
Administrasjonsprogrammet 65 713 242 077 307 790
Landslotteriet 362 842 1 426 467 1 789 309
Øvrig virksomhet private midler 49 664 605 557 8 000 663 221
Sum private midler 20 578 366 1 944 136 4 022 961 8 000 26 553 463
  
Offentlige midler      
11 Administrasjon  4 469 566 3 269 610  7 739 176
12a Landsskytterstevnet  280 028 879 546  1 159 574
12b Nordisk Mesterskap  44 141 265 700  309 841
12c Norgescupen i baneskyting  12 061 29 143 27 000 68 204
12d NM skifelt og skogsløp  7 658 25 409 16 000 49 067
13 Medaljer/diplomer og premier   680 868  680 868
14 Statsbidrag lag/samlag og kretser    3 298 251 3 298 251
15a Anleggsavdelingen  36 246 1 611 207 2 889 537 4 536 990
15b Miljøpakkemidler  7 220 405 259 3 716 621 4 129 100
16 Utdanning  204 736 768 278 69 211 1 042 225
17 Rekruttering  70 888 739 808 709 134 1 519 830
18 Feltskyting/skifeltskyting  31 051 130 122 412 895 574 068
19 Ammunisjonsbidrag  1 303 000 1 303 000
20 Markedsføring  80 160 573 197 67 176 720 533
Sum offentlige midler 5 243 755 9 378 147 12 508 825 27 130 727
       
Sum totalt 20 578 366 7 187 891 13 401 108 12 516 825 53 684 190
 
 



Note 2 - DFS offentlige midler    
 2004  2003
INNTEKTER    
Ordinært tilskudd 24 000 000  23 492 000
Miljøpakkemidler 5 000 000  5 000 000
MVA-kompensasjon 946 304  1 020 135
Sum inntekter 29 946 304  29 512 135
    
    
UTGIFTER    
11 Administrasjon 7 739 176  7 600 392
    
12 Arrangementer    
12a Landsskytterstevnet 1 159 574  783 931
12b Nordisk Mesterskap 309 841  252 499
12c Norgescupen i baneskyting 68 204  41 873
12d NM skifelt og NM skogsløp 49 067  48 968
Sum post 12 1 586 686  1 127 271
    
13 Medaljer, diplomer og premier 680 868  588 487
    
14 Tilskudd lag, samlag og kretser 3 298 251  3 173 595
    
15 Anleggsavdelingen    
15a Ordinær drift 4 536 990  5 017 830
15b Miljøpakken 4 129 100  5 290 027
Sum post 15 8 666 090  10 307 857
    
16 Utdanning 1 042 225  892 472
    
17 Rekruttering 1 519 830  1 620 225
    
18 Felt- og skifeltskyting    
18a Feltskyting 343 717  371 233
18b Skifeltskyting 230 351  281 597
Sum post 18 574 068  652 830
    
19 Ammunisjonsbidrag 1 303 000  1 310 617
    
20 Markedsføring  
20a Informasjon 720 533  559 548
20b Driftstilskudd Norsk Skyttertidende 561 573  553 895
Sum post 20 1 282 106  1 113 443
    
Sum utgifter 27 692 300  28 387 189
Sum utgifter ekskl interne overføringer 27 130 727  27 833 294
    
Ubenyttede prosjektmidler 2 254 004  1 124 946
    
Overført prosjektmidler fra tidligere år 1 999 188  874 242
Overført prosjektmidler til senere perioder 4 253 192  1 999 188
Resultat offentlige midler 0  0



Note 3 – Driftsregnskap salgsvirksomheten
 SUM VÅPEN AMMUNISJON ANNET SALG 
 2004 Budsjett 2003 2004 2003 2004 2003 2004 2003 
Salgsinntekter          
Ordinære salgsinntekter 22 509 033 20 450 000 24 380 181 9 082 549 9 041 790 12 665 507 14 343 193 760 977 995 198 
Sum salgsinntekter 22 509 033 20 450 000 24 380 181 9 082 549 9 041 790 12 665 507 14 343 193 760 977 995 198 
          
Varekostnader          
Varekjøp 18 095 686 17 780 000 22 639 064 6 572 938 8 413 790 10 843 659 13 539 187 679 089 686 087 
Endring varelager 1 236 784 0 -1 578 556 1 078 538 -919 947 222 440 -661 410 -64 194 2 801 
Sum varekostnader 19 332 470 17 780 000 21 060 508 7 651 476 7 493 843 11 066 099 12 877 777 614 895 688 888 
          
Bruttofortjeneste 3 176 563 2 670 000 3 319 673 1 431 073 1 547 947 1 599 408 1 465 416 146 082 306 310 
Bruttofortjeneste i prosent 14,11 13,06 13,62 15,76 17,12 12,63 10,22 19,20 30,78 
          
Lønnskostnader 775 344 860 000 821 535       
         
Annen kostnad         
Fraktkostnader 615 965 575 000 614 973      
Husleiekostnader 250 045 220 000 232 531     
Leasing/driftsavtaler 12 459 20 000 11 838      
Inventar, kontormaskiner 27 072 4 825    
Revisjon 40 950 55 000 39 645    
Andre konsulenttjenester 15 000 20 000 19 689       
Kontorrekvisita, trykksaker 57 306 55 000 50 235       
Telefon og porto 22 517 45 000 35 437       
Reise- og oppholdsutgifter 92 209 100 000 79 084       
Markedsføring 161 479 200 000 124 143       
Forsikringer 31 847 25 000 26 891       
Tap på fordringer 2 230 21 812       
Sum annen kostnad 1 329 079 1 315 000 1 261 103       
Driftsresultat 1 072 140 495 000 1 237 035       
 



Note 4 – Driftsregnskap for Norsk Skyttertidende
    
 Regnskap Budsjett Regnsk 2003
Driftsinntekter:    
Annonseinntekter 584 152 530 000 615 547
Abonnementsinntekter 1 745 050 1 850 000 1 792 590
Driftstilskudd fra offentlige midler 561 573 567 000 553 895
Sum driftsinntekter 2 890 775 2 947 000 2 962 032
    
Produksjon-/distribusjonskostnader    
Trykningsutgifter 768 085 740 000 803 162
Porto- og distribusjon 448 836 420 000 465 183
Konsulenttjenester 28 975 60 000 37 056
Sum produksjons-/distribusjonskost 1 245 896 1 220 000 1 305 401
    
Lønnskostnader 690 573 803 000 722 309
    
Annen driftskostnad    
Husleiekostnader 80 721 81 000 91 867
Inventar, kontormaskiner osv 30 442 30 000 1 795
Revisjonshonorar 11 284 30 000 10 627
Andre honorarer 10 000 676
Kontorrekvisita 8 538 20 000 30 559
Telefon og porto 36 834 30 000 37 400
Reise- og oppholdsutgifter 219 432 250 000 194 883
Markedsføring 30 117 20 000 29 780
Forsikring 2 413 5 000 1 972
Sum annen driftskostnad 419 781 476 000 399 559
    
Driftsresultat 534 525 448 000 534 763
    
 
Note 5 – Salg administrasjonsprogram til skytterlag og skyttersamlag
    
 Regnskap Budsjett Regnsk 2003
Inntekter:    
Salgsinntekter 309 281 225 000 284 096
Sum inntekter 309 281 225 000 284 096
    
Lønnskostnader 65 713 61 785
    
Annen driftskostnad    
Inventar kontormaskiner osv 15 990 20 000 10 160
Konsulenthonorarer EDB 87 200 150 000 151 844
Kontorrekvisita 44 323 20 000 17 980
Telefon og porto 53 160 5 000 11 995
Reise- og oppholdsutgifter 41 404 15 000 28 551
Markedsføring 15 000
Sum annen driftskostnad 242 077 225 000 220 530
    
Driftsresultat 1 491 0 1 781



Note 6 – Landslotteriet 2004
    
 Regnskap Budsjett Lotteri 2002
Inntekter loddsalg 2 621 796 2 480 000 2 416 556
    
Lønnskostnader 362 842 340 000 329 282
    
Annen driftskostnad    
Skrapelodd 187 338 250 000 244 900
Lotterigevinster 894 022 800 000 819 877
Kontorrekvisita 29 612 25 000 21 120
Telefon og porto 112 973 70 000 57 881
Reise- og oppholdsutgifter 27 626 15 000 13 787
Salgsfremmende tiltak 174 896 150 000 133 910
Garantiomkostninger 20 000 19 016
Sum annen driftskostnad 1 426 467 1 330 000 1 310 491
    
Driftsresultat 832 487 810 000 776 783
 
 
 

Note 7 – Øvrig virksomhet 
  

Regnskap Budsjett Regnsk 2003
Lønns-/personalkostnader 49 664 40 000 35 000
Avskrivninger 11 533
Inventar og utstyr 10 521 3 749
Reise- og oppholdsutgifter 27 006 40 000 24 434
Representasjon 146 663 100 000 109 929
Kontingenter og gaver 80 045 30 000 30 782
Forsikringer 10 000
Storskjerm Landsskytterstevnet Oppdal 247 533

313 899 220 000 462 960
 
 
 
Note 8 – Organisasjonsutgifter 
 Regnskap Budsjett Regnsk 2003
Landsskytterstevnet 273 201 210 000 235 463
Nordisk Mesterskap 878 10 000 4 500
Skifeltskyting 2 102 10 000 15 845
DFSU 65 141 200 000 155 094
Informasjonsstøtte til lag og samlag 8 000 400 000
 349 322 830 000 410 902
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
Note 9 – Varige driftsmidler  

Salgs- Øvrig Offentlige 
avdelingen virksomhet midler Sum

Anskaffelseskost 01.01.04 108 405 192 325 322 431 623 161
Tilgang 0 0 0 0
Avgang 0 0 0 0
Anskaffelseskost 31.12.04 108 405 192 325 322 431 623 161

 
Akkumulerte av- og nedskrivninger 
31.12.04 108 405 192 325

 
322 431 623 161

 
Bokført verdi 31.12.04 0 0 0 0
 
 
Note 10 – Fordringer/gjeld  
Fordringer med forfall senere enn ett år:  

2004 2003
Lånefinansiering reservedelslager 500 001 500 001

 
Ingen del av gjelden forfaller senere enn 5 år 
 
 
Note 11 – Varebeholdninger  

2004 2003
Våpen 672 997 1 751 535
Ammunisjon 1 644 247 1 866 687
Organisasjonsartikler 802 521 738 327
Sum 3 119 765 4 356 549

 
Beholdning av premier og plaketter 304 416 62 153

 
Beholdningene er oppført til anskaffelseskost.  Det er ikke ukurans i beholdningene. 
Beholdningen av premier og plaketter er vurdert som forskuddsbetalt kostnad og inngår i
posten "annen kortsiktig fordring".  
 
 
Note 12 – Lønnskostnader ansatte, godtgjørelser, lån til ansatte  
 
Samlede lønnskostnader i resultatregnskapet er fordelt på følgende poster: 

2004 2003
Lønnskostnader 6 185 845 5 983 200
Folketrygdavgift 858 148 829 367
Pensjonskostnader (AFP) 44 944 62 177
Annen godtgjørelse 98 954 73 142
Sum 7 187 891 6 947 886
 
Gjennomsnittlig antall ansatte i 2004: 14  
 

Generalsekretær Styret
Lønn 548 743 45 833
Annen godtgjørelse 3 037 138 744
Sum 551 780 184 577
 



Lån til ansatte i organisasjonen utgjør kr 78.439. 
Det foreligger ikke avtale om spesielle pensjonsrettigheter, sluttvederlagsordninger eller 
andre godtgjørelser. 
 
Revisor 
Kostnadsført honorar revisjon 100 036 
Kostnadsført annet honorar 2 976 
Sum 103 012 
 
 
Note 13 – Bundne midler, garantier  

2004 2003
Skattetrekkskonto 508 153 482 712
Portogaranti 15 500 15 500
Tollgaranti 250 000 250 000
Garanti Landslotteriet 1 600 000 1 600 000
Sum 2 373 653 2 348 212
 
 
 
 
 
Note 14 – DFS Trygdefondet  
Det er ikke foretatt utbetalinger fra Trygdefondet i 2004 
 
Innbetalinger fra skytterlagene til dekning av forsikringspremie 53 655
Årspremie ansvarsforsikring i Bank1 Oslo 52 474
For mye innbetalt fra skytterlagene, overført til DFS Trygdefond 1 181
 
 
 
 
Note 15 – Ubenyttet offentlige midler  
Bokførte midler som gjelder mottatte tilskudd overført til senere år: 

31.12.2004 31.12.2003
Miljøpakkemidler overført til bruk neste år 948 146 77 246
MVA-kompensasjon 992 906 687 805
Rest ubenyttede ordinære mottatte tilskudd 2 312 140 1 234 137
Sum 4 253 192 1 999 188
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 4/2005: Tingsak: Norges Skytterstyres årsmelding for 2004 
Administrasjonen la fram utkast til årsmeldingen for 2004. Norges Skytterstyre ga føringer for 
det videre arbeid og administrasjonen legger saken frem på nytt i neste styremøte. 
 
Sak 5/2005:  Tingsak: Samlagsinstruktører, utdanningskontakter og 
skytebanekontakter som obligatoriske funksjoner i samlagene.  
Saken utsettes til neste møte. 
 
Sak 6/2005: Tingsak: Deltakelse i klasse AG-3 for skyttere i klasse 1-5 og V55 
Saken utsettes til neste møte. 
 
Sak 7/2005: Gjesteliste LS 2005 
Norges Skytterstyre gjennomgikk og vedtok gjesteliste for LS 2005. Ført i B-protokoll. 
 
Sak 8/ 2005: Storskjerm på Landsskytterstevnet 
Norges Skytterstyre stadfester at storskjerm fortsatt skal være en del av resultatservicen på 
Landsskytterstevnet.  
Administrasjonen gis i oppdrag å framforhandle ny avtale med leverandør av storskjerm for 
LS 2007 og senere. For LS 2006 forlenges gjeldende avtale med Massteknik for ett år.  
 
Sak 9/2005: Speakerteamet ved LS – DFS`engasjement 
Administrasjonen gis i oppdrag å komme tilbake til Skytterstyret i spørsmålet om en løsning  
for speakertjeneste, arenaproduksjon og storskjerm på Landsskytterstevnet fra og med 2007. 
 
Sak 10/2005: Antall skyttere i Kongelaget og Prinsesselaget på Landsskytterstevnet 
Administrasjonen har fremmet forslag om å fastsette et bestemt antall for deltakelsen på 
Kongelaget og Prinsesselaget på Landsskytterstevnet. De foreslår et fast antall på 15 skyttere i 
både Kongelaget og Prinsesselaget. 
 
Fra og med 2002 fikk vi en gjennomføring av anvisning av Kongelaget hvor NRK og Kjell 
Kristian Rike gjennomførte anvisningen fra en oppbygd scene. Nå er det slik at elektronikken 
har medført at alle skudd for hver skytter blir kommentert. Med mange skyttere på 
Kongelaget blir dette en anvisning som tar lang tid. Når hver enkelt skytter får mer 
oppmerksomhet i tid, er det nødvendig at Kongelaget ikke blir for stort. I så tilfelle vil en slik 
seanse bli for langtekkelig for publikum og for NRK sin sending. Det viktigste er likevel at vi 
sikrer oss at Skytterkongen og Skytterprinsen er blant de som skyter i Kongelaget. 
 
Norges Skytterstyre er enig i administrasjonen og vil derfor at Kongelaget og Prinsesselaget 
får et fast antall på 15 skyttere. Først og fremst fordi 15 skyttere med dagens sterke skyting 
alltid medfører at vi har de beste i Kongelaget. Med 200-metersbaner har også usikkerheten 
med resultater p.g.a. skiftende forhold blitt vesentlig mindre. 
 
En annen fordel med det nye systemet er at publikum og skyttere hele tiden kan følge med i 
spenningen på onsdag om hvem som er i de to gjeve finalene. Et godt argument fra NRK sin 
side er også at de bedre kan planlegge sendetid med et på forhånd kjent antall skyttere i 
finalene. 
 
 
 
 



Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar ny ordlyd i regelverkets punkt 11.225, Finaleomgang: 
Nytt i Kursiv. 
 

1. I finaleomgangen i baneskyting for klasse 2-5 deltar minimum 10% maksimum 15% 
av de beste i hovedskytingen. De 15 beste skytterne skyter i Kongelaget. Ved likhet i 
poeng, og rangering etter tierregelen i regelverkets punkt 10.440, deltar alle med lik 
poengsum i Kongelaget. Den beste etter hovedskyting og finaleomgang blir 
Skytterkonge og får H.M. Kongens pokal. Nr. 2 i mesterskapet blir Skytterprins.  

2. I finaleomgangen i baneskyting for klasse 2-5 deltar de 15 beste kvinnene i et 
Prinsesselag, etter samme betingelser og rangering som Kongelaget. (Neste setning 
strykes. Videre som i dagens regelverk). 

  
Sak 11/2005: Støtte til samlagenes og skytterlagenes arbeid med informasjonsstrategien i 
2005 
I 2004 var beløpet for arbeid med tiltak i forbindelse med informasjonsstrategien satt til 
henholdsvis 6 000 kroner for samlag og 1 500 kroner for skytterlag. Skytterstyret ønsker å 
prioritere dette arbeidet i enda større grad, og vil derfor gjøre en økning av disse 
beløpsgrensene til henholdsvis 15 000 kroner for samlag og 5 000 kroner for skytterlag. 
 
Vedtak:  
Norges Skytterstyre vedtar å bevilge inntil 15 000 kroner til hvert samlag og inntil 6 000 
kroner til hvert skytterlag i forbindelse med oppfølging av informasjonsstrategien i 2005. 
 
Sak 12/2005: Campingavgiften under LS 2005 
Campingavgiften på Landsskytterstevnet 2005 settes til 900 kroner. I tillegg gis arrangøren 
anledning til å innkreve en avgift på 10 kroner per dusj. 
 
Sak 13/2005: Ny behandling av styrevedtak 26/2003  
Dispensasjonssøker Per Flatvad søkte første gang om dispensasjon i brev av 21.2.2002. Han 
ble denne gangen gitt dispensasjon med begrenset varighet grunnet i at rutinene for 
dispensasjoner skulle vurderes nærmere. 
I søknad av 07.11.2002 søker Flatvad om ny dispensasjon, og innvilges dette, med en viss 
begrensning i sin deltakelse. Han gis her ikke tilgang til å delta på landsdelskretsstevnet og 
Landsskytterstevnet. Flatvad anket dette vedtaket inn for Norges Skytterstyre i 2003. Styret 
vedtok og opprettholde administrativt vedtak fra 7.11.2002. Flatvad har gjennom Nordmør 
skyttersamlag i brev av 27.01.2005 søkt om ny behandling av saken. 
  
Saken er tidligere grundig drøftet i administrasjonen og Norges Skytterstyre. 
I saksopplysningene fra Nordmør skyttersamlag og Batnfjord skytterlag fremkommer ingen 
nye faktaopplysninger. Flatvads handikap og behov for hjelpemidler er uforandret fra forrige 
søknad. Flatvads behov for hjelpemidler anses som så vesentlig, at det er vanskelig å avklare 
hvilke fordeler/ulemper som er knyttet til dette. Det er likevel gjort en vurdering av disse 
forholdene, og det er vurdert til at hans fordeler er vesentlig, spesielt i forbindelse med 
stående skyting..  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar å opprettholde sitt vedtak om at Per Flatvad gis dispensasjon for 
bruk av sin spesialstol på organisasjonens stevner, unntatt landsdelskretsstevnet og 
Landsskytterstevnet. 



Meldingssaker:  1. Rapport Landslotteriet 2004 
2. Forslag fra Uttrøndelag vedrørende regelendring ved 
mesterskapsskyting  

    3. Brev fra Rådgivende utvalg 
    4. Brev fra Rogaland skyttersamlag 

5. Avtale mellom NIF og Forsvaret angående fritak fra 
førstegangstjeneste for toppidrettsutøvere 

 
 
Administrativt vedtak: 1. Flytting/endring av dato for NM skogsløp 
    2. Navneendring skytterlag 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



År 2005 den 17. og 18. april holdt Norges Skytterstyre møte på Skytterkontoret, Oslo 
 
Til stede: Hans O. Kveli, Alf Tobiassen, Olav K. Vaaje, Jarle Tvinnereim, Sindre Undseth, 
Henning Westerås og Ferdinand Brovold 
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
 
Sak 14/2005: Samarbeidsavtale LS05 – Tusenårsmålskampanjen 
Lesja skytterlag og LS 2005 har fått henvendelse om å være bidragsyter i forbindelse med 
Tusenårsmålskampanjen. Ved å inngå en slik avtale får LS 2005 et tilskudd på kroner  
100 000. 
 
Dette synes å være en meget god sak for LS-arrangøren. Her kan man stille seg positiv til en 
ideell sak samtidig som det sikrer inntekter for arrangøren. Det kan ikke sees at noen av 
tusenårsmålene har et kontroversielt innhold, og så lenge LS-arrangøren vil påta seg et arbeid 
til støtte for kampanjen så synes det rimelig at Norges Skytterstyre aksepterer et samarbeid 
mellom partene. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre godkjenner at det inngås en samarbeidsavtale mellom LS 05 og 
Tusenårsmålskampanjen med den hensikt å markedsføre tusenårsmålene under LS 2005.  
 
Sak 15/2005: Revidert budsjett for offentlige midler 2005 
I budsjettforslaget som ble vedtatt i møte i Norges Skytterstyre i desember under sak 74/2004 
ble det vedtatt å bruke kr 417.000 mer enn det over Forsvarsbudsjettet bevilgede tilskudd.  
Årsregnskapet for 2004 viste at det ble overført vel 2.3 mill kroner av ikke øremerkede midler 
til bruk senere år. 
 
Drøfting: 
Som følge av den økonomiske situasjonen har administrasjonen drøftet forskjellige områder 
der det kan/bør settes inn større økonomiske ressurser, og har, etter signaler fra Norges 
Skytterstyre, kommet til at det bør settes inn større økonomiske ressurser på tilskudd til lavere 
organisasjonsledd, anleggssektoren og til informasjon. 
 
Tilskudd til lavere organisasjonsledd (post 14) 
Tilskuddet til samlagenes drift økes med kr 550.000 over en 2-årsperiode. Tilskuddet 
utbetales med kr 275.000 hvert år og fordeles etter antall lag i hvert skyttersamlag.  Tilskuddet 
gis som en økonomisk håndsrekning for at skyttersamlagene skal kunne sette inn virkemidler 
for å vekke skytterlag som har lav eller ingen aktivitet. 
 
Økning av post 14 i 2005:  kr 275.000. 

Anleggsavdelingen (post 15) 
Økning av ordinært statsbidrag: 
Tidligere år har dette vært en ”salderingspost” i budsjettarbeidet for offentlige midler, dvs at 
en har justert utbetalingssatsene etter som man har hatt behov for midler andre steder.  Etter 
innføring av nye rutiner, blant annet ved at det er gitt en søknadsfrist for ordinært statsbidrag 
satt til 1. november året før utbetaling, gjør at en har mye bedre kontroll med utbetalingene.  
Dette medfører at man kan vurdere å høyne disse satsene.  En må imidlertid utvise 
forsiktighet, slik at den økte satsen kan bli stående. 



 
Det foreslås å øke bidragssatsene med kr 10.000 pr bane. I tillegg må det tas hensyn til 
sentralbanetillegg med kr 50.000.  Dette tillegget ble ikke tatt hensyn til i det allerede vedtatte 
budsjettet. I sum utgjør dette en økning i ordinært banebidrag med kr 225.000.  Økningen 
gjøres gjeldende for årene 2005, 2006 og 2007, med en målsetting om å gjøre økningen 
gjeldende utover 2007 dersom den budsjettmessige situasjonen tillater dette.   
 
Igangsetting med å lage digitale støysonekart: 
Et estimat over kostnadene med dette ligger på mellom 3.000 og 3.500 pr skytebane.  Jobben 
er dermed både kostbar og tidkrevende.  Tegning av støysonekart til 50 skytebaner årlig bør 
være overkommelig, både økonomisk og tidsmessig.  Dette utgjør pr år kr 175.000. 
 
Miljøtiltak til innendørsbaner: 
Det foreslås å innføre et tilskudd på kr 100.000 som skytterlagene kan søke på for å bedre 
miljøet på innendørsbaner.  Retningslinjer for utbetaling av dette tilskuddet utarbeides av 
administrasjonen og forelegges Norges Skytterstyre til godkjenning i et senere møte. 
 
Dette medfører en total økning i anleggsavdelingens budsjett for 2005 med kr 500.000. 

Informasjonsavdelingen (post 20) 
Skytterstyret mener at det oppnevnte informasjonsutvalget må ha midler til disposisjon for å 
kunne iverksette tiltakene som utvalget beslutter.  I tillegg må en regne med at den under 
private midler vedtatte budsjettpost på kr 400.000 kan bli for liten etter Norges Skytterstyres 
vedtak om å øke satsene til skytterlag og skyttersamlag til dekning av utgifter i forbindelse 
med informasjonsstrategien.  Derfor bør det være en buffer som kan settes inn ved eventuell 
overskridelse av budsjettposten under private midler. 
 
På grunn av dette vil Skytterstyret øke informasjonsbudsjettet for 2005 med kr 350.000. 
 
Totalt vil dette gi en økning av det tidligere vedtatte budsjettet for 2005 med kr 1.125.000. 
 
 
Forslag til vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar følgende fremlagte revidert budsjett for offentlige midler for 2005: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
Hovedpost Rev. budsj Oppr. budsj Endring 
11 - Administrasjon 8 045 000 8 045 000 0 
    
12a Landsskytterstevnet 1 580 000 1 580 000 0 
12b Nordisk Mesterskap 398 000 398 000 0 
12c Norgescupen 70 000 70 000 0 
12d NM Skifelt og skogsløp 55 000 55 000 0 
Sum post 12 2 103 000 2 103 000 0 
    
13 - Medaljer, diplomer og premier 613 000 613 000 0 
    
14 - Tilskudd lag og samlag 3 575 000 3 300 000 275 000 
    
15a Ordinære anleggsmidler 5 236 000 4 736 000 500 000 
15b Miljøpakken 5 000 000 5 000 000 0 
Sum post 15 10 236 000 9 736 000 500 000 
    
16 – Utdanning 971 000 971 000 0 
    
17 - Rekruttering 1 515 000 1 515 000 0 
    
18a Feltskyting 437 000 437 000 0 
18b Skifeltskyting 335 000 335 000 0 
Sum post 18 772 000 772 000 0 
    
19 - Ammunisjonsbidrag 1 750 000 1 750 000 0 
    
20a - Informasjon 1 090 000 740 000 350 000 
20b - Driftstilskudd Norsk Skyttertidende 602 000 602 000 0 
Sum post 20 1 692 000 1 342 000 350 000 
    
Sum 31 997 000 30 147 000 1 125 000 
    
Tilskudd fra Forsvarsdepartementet 29 730 000 29 730 000 0 
Overføringer fra tidligere år 1 542 000 417 000 1 125 000 
Sum 31 272 000 30 147 000 1 125 000 
 
 
 
 



Sak 16/2005:Tingsak: Samlagsinstruktører, utdanningskontakter og 
skytebanekontakter som obligatoriske funksjoner i samlagene 
Samlagenes utnevnelse av samlagsinstruktør, utdanningskontakt og skytebanekontakt er 
innarbeidede rutiner i hvert samlag. Slik utnevnelse er likevel ikke satt opp som krav i 
regelverket. At stadig flere samlag ikke gjennomfører disse utnevnelser og valg, gir uheldige 
utslag i deres evne til å bedrive utdanning og veiledning. 
 
Norges Skytterstyres vurdering: 
Hvilke krav som gjelder i denne sammenheng kommer fra tid til annen opp som 
problemstilling i forkant av ombudsmøter. Administrasjonen har i disse tilfellene ikke 
regelverk å forholde seg til, ut over de innarbeidede retningslinjer som foreligger i det enkelte 
samlag, samt de instrukser som finnes for hvert enkelt verv. Lover for skyttersamlag, nedfelt i 
regelverkets pkt. 1.130, stiller ikke krav eller føringer til utnevnelse av disse tillitsvervene. 
Enkelte samlag har formalisert denne delen som fast del av sitt tillitsmannsapparat. De fleste 
har også en formening om at vervene skal være en del av samlagets tillitsvalgte, men noen 
utelukker det. 
Dette medfører at de står svært dårlig rustet til å gjennomføre sine kjerneoppgaver, som 
nettopp er å veilede, besørge opplæringstiltak og å drive ungdoms- og rekrutteringstiltak. 
De tiltak de i så fall iverksetter blir vesentlig dyrere enn nødvendig, ved at det leies inn 
konsulenter og forelesere for store honorarer. Denne dreiningen gir uheldige synergieffekter 
for de andre tillitsvalgte, som i stadig større grad stiller krav om å få inndekning for sitt 
arbeid. 
 
Det synes derfor vesentlig at utnevnelse av disse tillitsvervene formaliseres i regelverket. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2005 til å fatte følgende vedtak om tillegg i 
regelverkets pkt. 1.130: 
 
1.130 Skyttersamlag 
§ 3-5 2 ledd.  

a. Samlagsstyret skal utnevne en til tre samlagsinstruktører, slik at det til enhver tid er 
utnevnt minst en. Utnevnte instruktører skal ha godkjent instruktørutdanning. 

b. Samlagets utdanningsvirksomhet skal koordineres av en valgt utdanningskontakt. 
Utdanningskontakten skal være fast medlem av samlagsstyret. 

c. Samlagsstyret skal utnevne en skytebanekontakt. Skytebanekontakten skal være et 
bindeledd og en koordinator i anleggspørsmål. Funksjonstiden er 4 år. 

 
§ 3-3 d). - Utdanningskontakt 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 17/2005: Tingsak: Norges Skytterstyres årsmelding for 2004 
Norges Skytterstyre har i 2004 bestått av: Formann Lars Stenerud, Hvasser tom. 
Landsskytterstevnet 2004. Deretter Hans O. Kveli, Trondheim. Nestformann Alf Tobiassen, 
Bodø. Styremedlemmer: Sindre Undseth, Rendalen fom. Landsskytterstevnets slutt 2004. 
Jarle Tvinnereim, Hornindal. Jon G. Hofstad, Hegra tom. Landsskytterstevnet 2004. Olav K. 
Vaaje, Vegårshei. Henning Westerås, Tromsø og GIHV Bernt I. F. Brovold, Forsvarets 
representant. 
 
Skyttertinget 
Norges Skytterstyre holdt ordinært Skytterting på Quality Hotell Residence i Sandnes fredag 
30. juli og lørdag 31. juli 2004. 
 
Tildeling av LS 2007/2008 
Førde skytterlag ble tildelt Landsskytterstevnet 2007. Steinkjer skytterlag ble tildelt 
Landsskytterstevnet 2008. 
 
Søknad om endring av LS turnus 2007/2008 
I forbindelse med byens 150 års byjubileum i 2007 søkte Steinkjer kommune om endring av 
turnus for LS 2007/2008. Skyttertinget vedtok at gjeldene turnus endres, slik at LS 2007 
arrangeres av Steinkjer skytterlag og LS 2008 arrangeres av Førde skytterlag. 
 
Handlingsplanutvalg i fremtiden 
Handlingsplan III ble vedtatt videreført i 2 år tom. 2006. I mellomtiden opprettes et eget 
informasjonsutvalg i DFS for oppfølging av vedtatt informasjonsstrategi fram tom. 2006. 
Norges Skytterstyre ble gitt i oppdrag å utnevne utvalgets medlemmer innen 1. oktober 2004, 
samt utforme et eget mandat til utvalget. 
 
Skyttertingsmiddagen 
300 gjester ga en høytidelig ramme rundt tingmiddagen i Sandnes.  
 
4 personer ble under Skyttertingsmiddagen hedret med DFS’ høyeste utmerkelse, 
Fortjenstmedaljen: Samlagsformann Morten Lande fra Namdal. Formann i HV’s Landsråd 
Jan Tore Berg-Knutsen fra Oslo, samlagsformann Svein Langørgen fra Drammen og tidligere 
samlagsformann og varamann til Norges Skytterstyre, Henning Ivarrud fra Bodø. 
 
DFS` Hederstegn ble tildelt Samlagsformann Ola Granheim fra Hallingdal, Samlagsformann 
Audun Trovatn fra Vest-Telemark, Samlagsformann John Westgård fra Nord-Østerdal, 
Samlagsformann Lars Johan Hereid fra Oslo, Samlagsformann Oddvar Andersen fra Østfold 
og Landsskytterstevnets president, generalmajor Thorstein Skiaker.  
 
Landsskytterstevnet 
Landsskytterstevnet 2004 gikk av stabelen på Vatne skytebane med skytterlagene Gann, 
Gjesdal og Klepp som teknisk arrangør. Feltskytingen ble gjennomført på Gjesdal. 
Landsskytterstevnet ble et meget bra arrangement, velsignet med mye godt vær. 4 569 
skyttere var påmeldt og 4158 møtte. Dette ga et frafall på 9%. 
 
Under Landsskytterstevnet 2004 ble det for første gang filmet inne på standplass og tatt 
intervjuer av skyttere. Dette ble vist på storskjerm, som også i år ble en stor suksess. To 
personer ble leid inn til å ta ansvar for arenaproduksjonen på storskjermen. Produksjonen 



bidro til en fantastisk stemning på arenaen – spesielt onsdag da klasse 5 skjøt sin innledende 
baneskyting. 
 
Ola Tore Dokken fra Nordre Land skjøt seg til en etterlengtet Kongetittel i Sandnes. Med 249 
poeng innledningsvis og 99 poeng på skive en i kongelaget klarte ingen å tukte den erfarne 
skytteren. Hans Bakken fra Stallvik hadde også 249 poeng med seg fra innledende skyting, 
men måtte ut i nieren to ganger på finaleomgangen. Bakken ble dermed henvist til andreplass 
og sin andre prinsetittel. Nr. 3 ble Knut E. Bråthen fra Kongsberg. For andre gang i historien 
fikk Landsskytterstevnet en kvinnelig vinner av Norgesmesterskapet i felt. Ann Kristin 
Årskog Vikhagen fra Jondalen var den eneste som klarte å skyte 42 treff. Tore Veie fra Rissa 
vant felthurtigskytingen og Terje Johannessen fra Farsund vant Stangskytingen. 
 
Ann Kristin Årskog Vikhagen fra Jondalen sikret seg også sin tredje prinsessetittel med 344 
poeng. Her måtte hun imidlertid først ut i omskyting med Marianne Helseth fra Tangen 
skytterlag. 
 
Gode seertall gjør at NRK stadig vil satse mer på TV-sendingene fra Landsskytterstevnet. I år 
fikk vi i tillegg til den tradisjonelle Kongekåringen og Stang/-felthurtigsendingen, også 
presentert skytternes NM-stafett – Samlagsskytingen. Samlagsskytingen ble vunnet av 
Vestfold skyttersamlag. 
 
Forsvaret ved Fellesoperativt hovedkvarter (FOHK), Rogaland Heimevernsdistrikt (HV 08), 
Forsvarsbygg, FLO/Land med FLO/RTV og FLO/IKT støttet LS på en utmerket måte. De 
militære avdelingene gjorde en utmerket jobb med planlegging og gjennomføring av sin støtte 
til LS. 
 
Nordisk mesterskap i bane-, felt- og felthurtigskyting 
Mesterskapet ble arrangert i Visby på Gotland/Sverige 2. - 5. september. 
Flg. deltok på det norske laget: 
Asle Bentsen/Saltdal, Hans Bakken/Stallvik, Vebjørn Berg/Imenes, Knut E. 
Bråthen/Kongsberg, Ola Tore Dokken/Nordre Land, Rune Fekjan/Jondalen, Tor-Erik 
Fossli/Målselv, Tor Harald Lund/Søgne, Roger Ottosen/Lillehammer, Ivar Rinde/Nordstrand, 
Steinar Rudseter/Raumnes, Arild Røyseth/Åsane & Hordvik. Liv Sollesnes/Jondal, Tore Veie, 
Rissa, Ann Kristin Årskog Vikhagen/Jondalen, Pål Øyvind Ørmen/Råde, John Olav 
Ågotnes/Fana. 
 
Med idylliske Gotland som lokalisering ble rammene for oppholdet det aller beste. 
Resultatmessig gikk det også bra for de norske. I likhet med mange ganger tidligere gjorde 
Norge rent bord i baneskytingen, og denne gangen ved å vinne sju dobbelt. Etter en strålende 
finale på 99p, vant Ola Tore Dokken sitt første gull i baneskytingen. Sølvmedaljen gikk til 
Vebjørn Berg, mens Arild Røyseth sikret seg bronsen. Lagkonkurransen ble vunnet av Norge 
med stor margin til Sverige. I feltskytingen tok derimot svenskene sitt monn igjen ved å vinne 
fire dobbelt, og aller best ble Viktor Karlsson. Norge kom på 2. plass i lagkonkurransen i god 
avstand bak Sverige. Felthurtigskytingen startet meget godt ved at hele 10 av de totalt 16 som 
kvalifiserte seg til finalen var norske, noe som også ga en klar lagseier. I finaleskytingen gikk 
det derimot ikke veien, men det ble til slutt en bronsemedalje til Norge ved Roger Ottosen. 
Felthurtigskytingen ble vunnet av Henric Nordløf fra Sverige.  
 

 



Norgescup i baneskyting 
Norgescupen 2004 ble gjennomført etter de retningslinjer som ble vedtatt i 2000. 
 
Det ble arrangert 9 stevner fordelt på 3 helger. 1. runde ble arrangert i Trønderkretsen, med 
skytterlagene Lånke, Skjelstadmark og Levanger & Frol som arrangører. P.g.a at det i år ble 
problemer med å finne arrangører i Sørlandskretsen, ble 2. runde flyttet 1 måned frem i 
forhold til tidligere år. Arrangørene på Sørlandet ble etter søknad, Farsund, Heddeland & 
Breland og Lyngdal skytterlag. Avslutningsrunden ble arrangert i Nord-Norge og Vefsn 
skyttersamlag, med Svenningdal, Toven og Drevvatn og Mosjøen skytterlag som arrangører. 
På sistnevntes anlegg var forholdene lagt til rette for en verdig avslutning av årets cup. 
 
At nivået blant våre skyttere er svært godt viser resultatene fra de enkelte stevner. På de 9 
stevnene som ble arrangert, var det 9 forskjellige vinnere. 
 
Etter at alle stevner var gjennomført, sto Tor Harald Lund fra Søgne skytterlag som vinner. 
Trond Bergan fra Jondal fikk sølvmedalje, mens Tore Veie fra Rissa fikk bronsemedalje. 
 
Norgescupkomiteen har også i 2004 bestått av Klas Erik Lindstad (formann) og Tor Isak 
Laugen som DFS-representanter, mens Liv Sollesnes fra Jondal skytterlag har vært skytternes 
representant i komiteen. 
 
Regnskap/økonomi 
Det frivillige Skyttervesen ble i 2004 bevilget et tilskudd på kr 29.000.000. Det ordinære 
tilskuddet var på kr 24.000.000, og det ble bevilget kr 5.000.000 i såkalte miljøpakkemidler. 
Det ordinære tilskuddet samt miljøpakkemidlene ble gitt etter søknad fra Skyttertinget 2002. 
Norges Skytterstyre har brukt fullmakten gitt av Skyttertinget 2002 om justering på 
underposter. 
 
Tilskuddet regnskapsføres etter retningslinjer gitt av Forsvarsdepartementet og revideres av 
Nitschke AS. 
 
Salgsvirksomheten 
Salgsavdelingen i Det frivillige Skyttervesen har i 2004 arbeidet med de samme varegruppene 
og etter samme prinsipp som tidligere år. 
 
Avdelingens omsetningstall for 2004 viser at salgsinntektene er på kr 22 509 033. Dette er kr 
2 059 033 over godkjent budsjett, men kr. 1 871 148 mindre enn i 2003. Salgsnedgangen 
skyldes i hovedsak en svikt i ammunisjonssalget. Selv om denne svikten er stor, har 
salgsavdelingen et positivt driftsresultat på kr. 1 072 139. 
 
Ammunisjonssalget  
Omsetningen av ammunisjon har i 2004 hatt en nedgang på 1,6 mill. i forhold til salget i 
2003. Inntektene på ammunisjon for 2004 ble kr. 12 665 507 som er kr 1 234 493 lavere enn 
godkjent budsjett på kr. 13 900 000. Salgssvikten ligger i hovedsak på produktene fra 
Nammo.  
 
Salget av kaliber .22 ammunisjon har vært svært bra. Der er omsatt 3,7 mill enheter, (3,3 mill 
i 03) det beste siden 1993. Salgssvikten ligger i hovedsak på produktene fra Nammo.  
 



 
 
Salget av treningspatroner for jegere er kommet godt i gang, og vi har nå fått DFS-merket 
både emballasje og hylse. Patronene er produsert av Sellier & Bellot. Ammunisjonen er av bra 
kvalitet og vi venter oss en omsetningsøkning på denne produktgruppen. 
 
Våpensalget 
Våpensalget har i 2004 vært meget godt, identisk med salget i 2003. Salget av våpen med 
juniorskjefter er stigende. DFS solgte i 2004 SAUER-produkter for kr. 9 082 549, mot kr.  
9 041 790 i 2003. Budsjettet for 2004 var på kr 6 000 000.  
 
J P SAUER & SOHN har i 2004 vært en stabil og god leverandør av vårt våpen. De har 
bestrebet seg etter beste evne på å levere oss våpen selv om vårt salg er større enn 
prognosene. 
 
Landslotteriet  
I likhet med Landslotteriet 2002 ble Landslotteriet 2004 en suksess. Skytterlagene solgte hele 
253 000 lodd, som er ny salgsrekord. En økning på 27 000 lodd fra 2002. 745 skytterlag 
solgte sine 200 tilsendte lodd eller mer. 73 skytterlag solgte mer enn 800 lodd. Ullensaker, Os, 
Lakselvdal og Stavanger skytterlag solgte 5000 lodd og fikk hver sin Sauer 200 STR i 
motivasjonspremie. Løiten(4000 lodd) og Gjesdal(3200 lodd) fikk henholdsvis 
kompletteringssett og ombyggingssett. Det totale overskuddet ble ca 3,2 millioner, hvorav  
2,4 millioner tilfaller skytterlagene. Det resterende overskuddet på 800.000 kroner øremerkes 
rekrutteringsarbeidet i DFS. Vi takker skytterlagene for kjempegod innsats. 
 
Hovedgevinstene var 2 biler og 3 reiser. Vinnere ble: 
Svein A. Svendsen, Alta  Volkswagen Golf 1, 6 
Janne Konnestad, Grimstad  Volkswagen Polo 1, 2 
Jan Sander, Kongsvinger  Reise for kr. 40 000 
Magne Madsen, Håvik  Reise for kr. 30 000 
Odd Åge Orthe, Eiken  Reise for kr. 20 000 
 
IT-arbeidet 
Ved utgangen av 2004 var det ca. 500 skytterlag som hadde kjøpt windows-versjonen av 
administrasjonsprogrammet. Dette var det siste året med DOS-versjon. Fra 2005 er det kun 
windows versjon av adm.prg som kan brukes. Det har vært gjennomført kurs i bruk av 
administrasjonsprogrammet i til sammen 10 samlag i løpet av året. 
 
220 skytterlag har ved utgangen av 2004 kjøpt e-postadresse gjennom DFS sitt e-postsystem. 
I tillegg kommer samlagene. Ca 25 lag/samlag har kjøpt hjemmesideløsningen gjennom DFS. 
 
Under årets LS ble det registrert nesten 4 millioner treff på våre sider www.dfs.no. 
 
Samarbeid med Forsvaret 
Samarbeidet mellom DFS og Forsvaret har også i 2004 vært meget godt. Landsskytterstevnet 
ble støttet av Fellesoperativt hovedkvarter (FOHK), Rogaland Heimevernsdistrikt (HV 08), 
Forsvarsbygg, FLO/Land med FLO/RTV og FLO/IKT. De militære avdelingene gjorde en 
utmerket jobb med planlegging og gjennomføring av sin støtte til LS. 
 



De elektroniske skivene som ble introdusert ved LS 2001 viste seg fortsatt å fungere godt. 
 
Forsvarets støtte til LS er regulert i egen avtale, underskrevet 10. mars 2003. Gjeldende avtale 
varer tom 2010.  
 
I samarbeidet med Heimevernet (HV) sentralt har 2004 vært et meget positivt år.  
Møtevirksomheten mellom Heimevernsstaben (HVST) og Skytterkontoret er kommet godt i 
gang igjen. Avtalen mellom HV og DFS er revidert på de punkter som er blitt foreldet. 
Forøvrig er det bestemt en mer grunnleggende revisjon av avtalen etter at HV’s nye struktur 
er på plass høsten 2005. 
 
I 2004 ble det igangsatt et samarbeidsprosjekt ved Heimevernets utdanningssenter Værnes 
(HVUV) hvor DFS-skyttere som skal inn til førstegangstjeneste blir tilbudt god tilrettelegging 
for skytetrening, i og utenfor tjenesten, samtidig som deres skyteferdigheter utnyttes i 
skarpskytterutdannelsen i HV. Det gjennomføres pilotprosjekt på dette i to kontingenter, en i 
2004 og en i 2005.   
 
Sammen med HV har DFS i 2004 også fokusert på tilretteleggingen for felleskursene i 
instruktørutdanning. Etter avtale med HV-staben ble kursene opprinnelig bestemt lagt til 
HVUV (fom 2003). Dette er senere endret til Heimevernets skole-og kompetansesenter 
(HVSKS), Dombås. Her ble kursene i 2004 gjennomført under meget gode 
undervisningsforhold. 
 
HV’s(og Forsvarets) bruk av våre skytebaner har i 2004 blitt gjenstand for sikkerhetsmessig 
oppmerksomhet fra Forsvarsbygg sin side.  
 
På regionalt og lokalt nivå fortsatte det gode samarbeidet som før. Dette samarbeidet gjelder 
først og fremst bruk av skytebaner og skytterhus samt lokal støtte til arrangement av stevner, 
møter og kurs.  
 
Omstruktureringen i Forsvaret har pågått for fullt også i 2004. Forsvarets øverste ledelse har 
flyttet til Akershus festning. HV-staben er etablert i nye lokaler på samme sted. Framtidig er 
planene å flytte de forannevnte staber inn i eget bygg, sammen med Forsvarsdepartementet.  
 
Medio desember 2003 mottok DFS brev fra Forsvaret om at det med virkning fra og med 
2004 ville bli endring i Forsvarets representasjon i Norges Skytterstyre. Tidligere ordning 
med en representant fra FD og et Kongevalgt medlem ble endret til en person. Ny 
representant for Forsvarets øverste ledelse ble Generalinspektøren for Heimevernet, med hans 
stabsjef som varamann. Ordningen har fungert utmerket i 2004. 
 
Handlingsplan III/Informasjonsstrategien 
Handlingsplan III, som hadde sin virksomhetsperiode mellom 1999-2004, ble på Skyttertinget 
2004 forlenget til 2006. I mellomtiden bestemte Skyttertinget 2004 å opprette et 
informasjonsutvalg i DFS for oppfølging av informasjonsstrategien. Norges Skytterstyre 
nedsatte deretter et utvalg bestående av følgende medlemmer: Egil Sotnakk, Kleive, 
(formann), Eigil Kr. Høgmo, Harstad, Dag Skarpodde, Drangedal, Nils Erik Lundon, Dokka, 
Oddbjørn Meland, Meland, Nils Bernt Rinde, Farsund og Terje Vestvik, Oslo (sekretær). 
 
Utvalget ble gitt følgende mandat: 



Utvalget skal gi råd og gjennomføre tiltak mot alle DFS` organisasjonsnivå for å iverksette 
DFS` informasjonsstrategi. Spesielt skal tiltakene rettes mot landsdeler, skyttersamlag og 
skytterlag. Visjonen om at ”DFS skal være en framtidsrettet organisasjon med fokus på vårt 
bidrag til totalforsvaret, vår samfunnsrolle innen våpenkultur og skyting som sport”, skal 
søkes nådd gjennom markedsføring og informasjon om DFS`aktivteter, samt et særlig fokus 
på tiltak for å bedre samarbeidet med lokal og regional presse.  
 
Antidoping 
Det ble foretatt 12 dopingkontroller på 5 stevner. Dette var på åpent feltstevne i Elverum, 
Norgescupstevne i baneskyting på Levanger & Frol, landsdelskretsstevne i baneskyting på 
Frogn & Drøbak, nordnorsk mesterskap i Bodø Østre, og på landsdelskretsstevne i 
baneskyting i Kvam. Prøvene ble analysert ved Aker sykehus i Oslo, og alle var negative. 
 
Skifelt/skogsløp 
Utvalget for skifeltskyting (DFS/SFU) har ledet arbeidet innen sektoren etter fastlagte 
retningslinjer.  
 
Sesongen startet med NM i skifelt arrangert av Molde og Fannestranden skytterlag. Roger 
Lillestøl fra Hornindal seiret nok en gang, og hentet med dette hjem sin 4. Kongepokal. 
Sprinten ble vunnet av Rolf Reigstad fra Seim skytterlag, mens Inger Lund fra Sørum ble 
dobbeltvinner i kvinneklassen. Norgescupfinalen i skifelt ble arrangert i Alvdal med totalseire 
til Per Johan Gjølga og Renate Sundnes, begge fra Stallvik. Grunnet liten oppslutning over 
flere år legges Norgescupen i skifelt ned med virkning fra 2005. Landskampen i skifelt 
mellom Sverige og Norge gikk i Sunne/Värmland. Denne gangen ble det lagseier til Norge for 
menn senior både sprint- og normalprogrammet. Individuelt ble medaljene broderlig fordelt 
med 3 klasseseire til hvert land. Reidar Helland fra Lund skytterlag ble den store frontfiguren 
under NM i skogsløp arrangert av Øvrebø skytterlag. Ved å gå til topps i begge øvelsene er 
Helland nå oppe i totat 7 NM seire. I kvinneklassen ble det også tidligere vinnere som 
markerte seg på nytt. Inger Lund Mauseth/Sørum vant sprinten, mens Marit Stensvold 
Berntsen/Nordre Land seiret på normaldistansen.  
 
DFS/utvalget for skifelt har videreført aktivitetskonkurranse som ble startet opp i 2003. Med 
en fordobling i antall lag og deltakere har det gått i riktig retning. Totalt 19 lag og 280 
deltakere er imidlertid for lav deltakelse sett i forhold til potensialet. Vinner av konkurransen 
ble som i 2003 Soknedal skytterlag, som fikk 5000 kr i premie.  
 
I mange regioner mangler det fullstendig på konkurransetilbud innen sektoren. For å 
gjenskape en bærekraftig aktivitet er det avgjørende at samlagene blir flinkere til å 
tilrettelegge med stevner, slik at det blir flere muligheter for å prøve aktiviteten. 
Skifeltutvalget vil følge opp dette og se på tiltak for å styrke samlagenes rolle. Det positive 
med utviklingen er imidlertid at det er flere enn tidligere som har rapportert inn for utbetaling 
av arrangementsbidrag.  
 
Skytebaner 
Arbeidet vedrørende skytebaner ivaretas av anleggssjefen, i samarbeid med DFS` faste 
eksterne konsulenter, advokat Sven Knagenhjelm, sivilarkitekt Arnt Olav Penne og 
sivilingeniør Dag Rieber.  
 



Planen for fullføring av miljøpakkeprosjektet er revidert, og arbeidet med støyutbedring av 
aktuelle baner er i fortsatt utvikling. Det vises til egne planer og rapporter vedrørende dette. 
 
DFS har deltatt i en referansegruppe for ”Prosjekt nytt støyregelverk” i regi av Statens 
Forurensningstilsyn. Samarbeidet med miljøvernmyndighetene har vært godt, og DFS` 
synspunkter har i stor grad blitt tatt hensyn til. Nye støybestemmelser trer i kraft i 2005.  
 
Kultur- og kirkedepartementet satte i spillemiddelforskriftene for 2003 krav om at lov og 
forskrift om offentlige anskaffelser skulle følges fullt ut, selv om det offentliges tilskudd ikke 
oversteg 50 %, som ellers ville vært regelen. Dette betød en kraftig skjerpelse, uten 
begrunnelse fra departementets side. Konsekvensen ville bli at spillemiddelsøkerne enten 
måtte engasjere profesjonelle rådgivere for å styre anbuds- og kontraheringsprosessen, eller 
velge å stå for hele byggherreadministrasjonen selv. I det første tilfellet ville konsekvensen bli 
en kraftig kostnadsøkning i den enkelte sak, i det andre tilfellet ville en rekke erstatnings-
utløsende fallgruver skape store problemer. DFS valgte å gjøre felles front med Norges 
Idrettsforbund og Olympiske Komite mot departementet i saken, og nådde fram ved at 
skjerpingsregelen ble opphevet i spillemiddelforskriftene for 2004.   
 
Kurs for skytebanekontakter ble ikke avholdt i 2004, særlig fordi det var relativt få nye 
skytebanekontakter siden siste kurs i 2003.   
 
Det faglige samarbeidet med Heimevernet om skytebaner og skytterhus er gjenopptatt, og det 
ligger til rette for videre utvikling av dette.  
 
Følgende skytterlag fikk utbetalt ordinært banebidrag i 2004: 
Akademisk/Oslo, Brunkeberg og Morgedal/Vest-Telemark, Bærums/Oslo, Eidskog/Solør, 
Kvikne/Nord-Østerdal, Lødingen/Ofoten, Lørenskog/Akershus, Oslo Garnison/Oslo, Oslo 
Vestre/Oslo, Rauhella/Solør, Skarpskytten/Oslo, Sunndal/Nordmør, Såner/Follo, 
Trondhjems/Uttrøndelag, Tyristrand/Ringerike og Ytterdal/Sunnmør. 
 
Følgende skytterlag fikk tildelt ekstraordinært banebidrag i 2004:   
Gann/Rogaland, Gjesdal/Rogaland og Klepp/Rogaland. 
 
Følgende skytterlag har mottatt ekstern juridisk bistand i løpet av året: 
Askøy/Hordaland, Aurland/Sogn Indre, Austmarka/Solør, Ballangen/Ofoten, 
Balsfjord/Troms, Batnfjord/Nordmør, Bergen/Hordaland, Bremnes/Sunnhordland, 
Bromma/Hallingdal, Drangedal/Grenland, Eina/Opland, Engesetdal Skodje/Sunnmør, 
Fagervika/Rana, Fet/Akershus, Frogn og Drøbak/Follo, Frosta/Inntrøndelag, Gann/Rogaland, 
Geilo/Hallingdal, Gjerstad/Aust-Agder, Glimt/Troms, Hemsedal/Hallingdal, Holum/Vest-
Agder, Jordet/Østerdal, Klæbu/Uttrøndelag, Kristiansand/Agder, Kvinesdal/Vest-Agder, 
Kvænangen/Troms, Kvås/Vest-Agder, Larvik/Vestfold, Lillehammer/Gudbrandsdal, 
Løiten/Hedmark, Malmefjorden/Romsdal, Mære/Inntrøndelag, Naustdal og 
Midtredalen/Sunnfjord, Nes/Hallingdal, Nesna/Rana, Nordstrand/Oslo, Odda/Hardanger og 
Voss, Radøy/Hordaland, Randesund/Agder, Rauhella/Solør, Ringebu og 
Fåvang/Gudbrandsdal, Rygge/Østfold, Røra/Inntrøndelag, Sandar og Sandefjord/Vestfold, 
Sauda/Rogaland, Skarpskytten m.fl./Oslo, Skedsmo/Akershus, Skjeberg/Østfold, 
Spildra/Troms, Stavanger/Rogaland, Ulvik/Hardanger og Voss, Ådal/Ringerike, Aas/Follo 
 
Følgende skytterlag mottok ekstern teknisk bistand: 



Eina/Opland, Geilo/Hallingdal, Gjerdrum/Akershus, Greipstad/Agder, Hegra/Uttrøndelag, 
Hemnes og Sør-Rana/Rana, Hobøl/Follo, Hovet og Hol/Hallingdal, Hådalen/Nord-Østerdal, 
Jølster/Sunnfjord, Lier/Drammen, Lillehammer/Gudbrandsdal, Lillesand/Agder, 
Melbo/Vesterålen, Nesna/Rana, Råde/Østfold, Sandar og Sandefjord/Vestfold, 
Skånland/Senja, Stiklestad & Vuku/Inntrøndelag, Tenaasen/Østerdal, Topdal/Agder, 
Ugland/Aust-Agder, Urskog/Akershus, Ødegården/Hallingdal, Øyfjell/Vest-Telemark, 
Ådal/Ringerike, Ålesund/Sunnmør og Aas/Follo.  
 
Skytingens Dag 
Skytingens Dag ble i 2004 arrangert søndag 6. juni. Det var ekstra oppmerksomhet rundt 50 
års jubileet for Skytingens Dag, men besøket ble likevel dårligere enn i 2003. Dette til tross 
for at det aldri før har vært bestilt og utsendt så mye materiell til Skytingens Dag. Det deltok 
8168 skyttere som var en nedgang på 367 besøkende fra 2003. 
 
Det ble i anledning jubileumsåret satt av kr 100 000 for økonomisk støtte til lag og samlag. 42 
lag/samlag (37 i 2003) søkte om og fikk tildelt midler. Til sammen utgjorde dette  
kr 116 900. 26 lag/samlag (27 i 2003) sendte inn påkrevd rapport innen fristen 1. oktober. Den 
faktiske utbetalingen ble kr 67 176.  
 
330 skytterlag hadde Skytingens Dag arrangement. 8 lag færre enn i 2003. Bø i Vesterålen, 
Hadding, Trondhjems og Bodø Østre hadde størst deltagelse. Bodø Østre hadde mest besøk 
med hele 153 fremmøtte. 
 
Den sentrale instruktør- og lederutdanning 
Med utgangspunkt i Handlingsplan III og organisasjonens Informasjonsstrategi har 
utdanningsvirksomheten i 2004 gjennomført virksomheten etter det planverk som foreligger.  
 
Skyteinstruktørkurs I DFS/HV ble gjennomført ved Heimevernets Skole- og 
Kompetansesenter på Dombås i tiden 6.– 11. juni. Kurset hadde 18 deltakere. 
 
Skyteinstruktørkurs I, alternativ gjennomføring 
Årets kurs ble avholdt for Nord-Norge landsdel, ved øvingssenteret til HV-16 på Setermoen. 
Kurset ble avholdt i perioden 23. - 25. januar og uteksaminerte 22 nye instruktører.  
 
Skyteinstruktørkurs i samlag 
Samlagene er gitt en mulighet til selv å avholde skyteinstruktørkurs I, om de følger det samme 
kurskonseptet som ved alternativ gjennomføring. Elevene gis den samme kompetanse som 
ved gjennomføring av sentrale kurs. Det er 3 samlag som har benyttet seg av denne 
muligheten i 2004, og uteksaminert 59 instruktører. 
 
Skyteinstruktørkurs II ble avholdt ved Heimevernets Skole- og Kompetansesenter på 
Dombås. Kurset ble avholdt i perioden 28. - 31. oktober og uteksaminerte 29 nye instruktører.  
 
Kurs III ble avholdt for samlagsinstruktørene i nord, og ble gjennomført i Bodø, i tiden  
4. – 5. desember. Kurset hadde ekstern foreleserstøtte fra John Olav Ågotnes. Foredraget var 
spesielt rettet mot feltskyting og instruktørenes muligheter til å avholde egne kurs i emnet. 
Dette ble godt mottatt av de 18 fremmøtte instruktørene. 
 



Kurs for nye tillitsvalgte ble arrangert i Oslo den 30. januar til 1. februar. Det var i alt 11 
fremmøtte deltakere som fikk en grunnleggende informasjon om organisasjonens virksomhet 
og egne gjøremål i nytt verv. 
 
Regionalt seminar ble arrangert slik: Nord-Norge den 7. - 8. februar og for Sør-/Vestlandet 
den 6. - 7. november. Seminarene på Sør- og Vestlandet ble slått sammen etter ønske fra noen 
av samlagene og en høringsrunde hos berørte landsdeler.  
De regionale seminarene er populære tillitsmannssamlinger, som gir samlagenes tillitsvalgte 
god anledning til erfaringsutveksling. 
 
Undervisnings- og instruksjonsmateriell 
Utdanningsavdelingen ved Skytterkontoret har i 2004 arbeidet spesielt med å utvikle materiell 
som kan være feltskytingen til fordel. Det er lagt ut en egen side på Internett, med mye 
informasjon for den enkelte skytter. Blant dette et kulebaneprogram, som kan generere unike 
tabeller ut fra skytters eget valg.  
Vårt kursopplegg mot LS-arrangøren har blitt ytterligere forbedret, og er nå i en fase hvor det 
kun vil ha behov for mindre revidering fra år til år. 
Utdanningsavdelingen har lagt stor vekt på å informere organisasjonen om materiellet som er 
disponibelt. Vår informasjonsplan er fulgt opp, og stoff til NST og eget Infoforum er 
programmessig utgitt. Det registreres at skytterlag og samlag er godt fornøyd med det 
materiellet som de kan bestille fra Skytterkontoret. 
 
Øvrig instruksjons- og utdanningsvirksomhet 
Som tidligere har utdanningsavdelingen bidratt med instruktør- og foreleserstøtte til kurs og 
samlinger på samlags- og landsdelskretsplan. I anledning økt behov for instruktørstøtte til 
samlagene, er det dannet en Instruktørpool med hensikt å støtte utdanningsvirksomheten.  
Utdanningsavdelingen har i tillegg til denne virksomhet løst flere pålagte oppgaver. Blant 
disse er testing og godkjenning av elektroniske skiver, reforhandling av samarbeidsavtale med 
Heimevernet og i samarbeid med Heimevernets utdanningssenter Værnes, utarbeidet en 
førstegangstjeneste for organisasjonens aktive skyttere. Høsten 2004 ble det gjennomført et 
pilotprosjektet, hvor DFS har hatt 2 skyttere i jegertropp som skarpskyttere. Tjenesten har 
som hensikt å utdanne skarpskyttere til Heimevernets innsatsstyrke, og vil være et flott tilbud 
til organisasjonens skyttere.  
DFS har i år hatt 2 skyttere ved Idrettskompaniet Kolsås. Kompaniet ble etter første 
kontingent i 2004 nedlagt.  
 
Ungdoms- og rekrutteringsarbeidet 
Det frivillige Skyttervesen Ungdomsutvalget (DFSU) har ledet dette arbeidet, og kan se 
tilbake på et år med god aktivitet. Det er gledelig å se at rekrutteringen er stabil i de yngste 
klassene, da særlig klasse Aspirant som har fått bra tilslutning de siste årene. Dette er et 
resultat av at mange lag driver et godt rekrutteringsarbeid. 
 
I 2004 var det 88 lag som arrangerte skyteskole, med et samlet antall på 1145 deltakere. Dette 
er en betraktelig økning fra året før, og en ser at flere og flere lag benytter seg av dette 
rekrutteringstiltaket. Temadager ble innført som et oppfølgingstilbud til de lag som arrangerte 
skyteskole. Nest størst deltakelse fikk temadag for foresatte/foreldre med 324 deltakere. Det 
er i dag en forutsetning for god rekruttering at foreldrene er med og følger opp sine egne. 
Gjennom tiltak for og med foreldre rekrutterer skytterlagene ikke bare nye skyttere, men også 
til eget tillitsmannsapparat.  
 



Det skjer mye positivt ute i lagene, og mange driver et aktivt ungdomsarbeid. Men mange 
skytterlag har fortsatt ikke et fungerende ungdomsutvalg. Her ligger det en utfordring for flere 
ledd i organisasjonen. Håndbok for skytterlag er et oppslagsverk, en idébank og en veiviser 
for organisert aktivitet, som kan benyttes til dette arbeidet. 
 
Landskonkurransen i skoleskyting viser en fallende kurve når det gjelder antall deltakere. 
Tallene fra 2004 viser 2186 deltakere på landsbasis, fordelt på 42 skoler. 
Markedsføringspotensialet er enormt, både for laget og organisasjonen. Lagene må ivareta 
muligheten de har til å benytte skolene som arena, og synliggjøre seg selv og skyttersporten.  
 
Samlagene har gjennomført sine samlinger, og bidrar med dette til en videreutvikling av den 
enkelte skytter og leder. Det er stor forskjell blant samlagene når det gjelder aktivitet og 
hyppighet av samlinger, og enkelte har ikke avholdt samlinger på flere år. For å sikre 
kontinuiteten av tillitsmenn på alle plan, og med tanke på frafallet i antall skyttere fra 
rekrutteringsklassene opp til seniornivå er det viktig at samlagene foregriper dette. Det er 
viktig at dialogen mellom samlag og lag vedlikeholdes, slik at lagenes behov for støtte og 
kursing blir dekket best mulig. 
 
Det Nordiske samarbeidet gjennom landskamp og ledermøte er ivaretatt som før, og gir det 
enkelte land muligheter til erfaringsutveksling og nytenking. Under Nordisk 
Ungdomslandskamp 2004 skjøt Norges ungdomsskyttere seg til femdobbelt seier. 
Feltkonkurransen ble mer jevn, og det ble en tøff kamp om de gjeveste plassene. Det er stor 
interesse blant ungdommene om å få være med i denne landskampen, og DFSU ser med 
spenning på sammenslåingen av Ungdoms- og Seniornordisk Mesterskap 2005. 
 
Det vises ellers til årsmeldingen til DFSU som er å finne på annet sted i årboka. 
 
Norsk Skyttertidende 
Norsk Skyttertidende kopierte det økonomiske resultatet fra 2003 med et resultat på 534.000 
kroner. Dette bekrefter en stabil tilgang på annonser og en tilsvarende stabil situasjon på 
utgiftssiden.  
 
Det er i hovedsak benyttet B-post ved utsendelse av bladet i 2004. Bare to utgivelser ble av 
praktiske årsaker sendt som A-post. På grunn av en brutal økning i portoprisene på bladporto 
(over 50 prosent), har denne manøveren bidratt sterkt til det gode økonomiske resultatet. 
 
Norsk Skyttertidende kom ut med åtte utgivelser i 2004, som året før. Det synes som om dette 
er et greit antall utgivelser i forhold til aktivitetene vi har. Økonomisk er åtte utgivelser 
gunstig i forhold til flere utgivelser med færre sider i hver utgivelse. Norsk Skyttertidende 
kom i 2004 ut med totalt 464 sider. Dette er 24 sider færre enn året før og gir et 
gjennomsnittlig sidetall på 58 sider i hvert nummer, mot 61 sider i snitt året før. 
 
Stadig økende bruk av e-post, sammen med dyktige og entusiastiske frilansere gjør at 
bemanningssituasjonen er tilfredsstillende. 
 
Samlagenes tall 
Tallene fra samlagenes årsmeldinger for 2004 viser at vi har 142 584 aktive skyttere i DFS.  
Dette er en reduksjon på 10 852 i forhold til 2003. Det er klasse 1 og AG3 som står for 
hoveddelen av nedgangen, som er på 10 067 skyttere i disse to klassene. Endring i Forsvarets 



aktivitet og struktur kan være noe av årsaken til dette, samt at vi også vet at enkelte samlag 
har tatt tak i problematikken rundt føring av skyttere i klasse 1 uten navnelister. 
 
Reduksjonen av sum aktive skyttere er dog ikke gjennomgående i alle samlag, i det vi også 
registrerer stabilitet eller økning av denne kategori i flere samlag. 
 
I klassene 2-5 er det 12 071 skyttere, som er en beskjeden nedgang med 144 skyttere fra 2003. 
Klasse 3 er blant disse den eneste klassen med oppgang, nærmere bestemt 27 skyttere. I 
veteranklassene ser vi økning i V55 og nedgang i de øvrige – til sammen 35 i minus. I 
rekrutteringsklassene er det 17 073 skyttere. Dette er en nedgang på 606 skyttere fra 2003. 
Klasse Aspirant er fortsatt økende mens klasse R mister flest skyttere med 674 færre enn 
2003. Klasse ER og Juniorklassen holder seg relativt stabil. 
 
Det er totalt  904 skytterlag som har levert årsmelding for 2004. Det er en nedgang på 9 
skytterlag fra året før, og skyldes i hovedsak skytterlag som har gått sammen med 
naboskytterlag. At vi hvert år får noen færre skytterlag synes ikke dramatisk da  
noen skytterlag gjennomfører en ønsket sammenslåing der det geografisk er små avstander 
mellom skytterlagene. 
 
Norges Skytterstyres møtevirksomhet 
Norges Skytterstyre har i 2004 gjennomført 7 møter utenom møtevirksomheten på 
Landsskytterstevnet. Det er i alt behandlet 83 saker. Referat fra møtene er sendt samlagene.  
Norges Skytterstyre har i budsjett for 2005 iverksatt flere tiltak for støtte til lags- og 
samlagsnivå. Herunder særlig tilskudd som har som mål å øke aktiviteten på lagsplan. 
Kategorien skyttere som får prisnedskrivning av ammunisjon er utvidet. Det er satt i gang en 
prosess for vurdering av organisasjonens struktur og konkurranseprogrammene i baneskyting. 
 
 
 
 
 
 
Hans O. Kveli  Alf Tobiassen  Jarle Tvinnereim  Sindre Undseth 
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Sak 18/2005: Tingsak: Budsjett for private midler 2006 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2005 til å vedta følgende budsjett for private midler 
for 2006 

BUDSJETTFORSLAG PRIVATE MIDLER 2006  
 Note Budsjett 2006 Budsjett 2005 Regnskap 2004  
Driftsinntekter      
Salgsvirksomheten 1 21 200 000 22 500 000 22 509 033  
Norsk Skyttertidende 2 3 023 000 2 982 000 2 890 775  
Salg administrasjonsprogram 3 360 000 240 000 309 281  
Landslotteriet 4 2 500 000  2 621 796  
Andre inntekter  150 000 135 000 162 981  
Sum driftsinntekter  27 233 000 25 857 000 28 493 866  
      
Driftskostnader      
Salgsvirksomheten 1 20 725 000 21 730 000 21 436 893  
Norsk Skyttertidende 2 2 518 000 2 550 000 2 356 250  
Administrasjonsprogrammet 3 360 000 240 000 307 790  
Landslotteriet 4 1 552 000  1 789 309  
Øvrig virksomhet 5 815 000 350 000 313 899  
Organisasjonsutgifter 6 830 000 770 000 349 322  
Sum driftskostnader  26 800 000 25 640 000 26 553 463  
      
Driftsresultat  433 000 217 000 1 940 403  
      
Finansposter      
Finansinntekter  400 000 300 000 384 160  
Finanskostnader  2 000 2 000 1 216  
Netto finansposter  398 000 298 000 382 944  
      
Resultat   831 000 515 000 2 323 347  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Note 1 - Salgsvirksomheten         
          
          
 SUM VÅPEN AMMUNISJON ANNET SALG 

 Forslag 2006 Budsj 2005 Regnsk 2004 Forslag 2006 Budsj 2005 Forslag 2006 Budsj 2005 Forslag 2006 Budsj 2005 
Salgsinntekter          
Ordinære salgsinntekter 21 200 000 22 500 000 22 509 033 7 500 000 7 500 000 13 000 000 14 250 000 700 000 750 000 
Sum salgsinntekter 21 200 000 22 500 000 22 509 033 7 500 000 7 500 000 13 000 000 14 250 000 700 000 750 000 
          
Varekostnader 18 430 000 19 580 000 19 332 470 6 375 000 6 375 000 11 505 000 12 680 000 550 000 525 000 
          
Bruttofortjeneste 2 770 000 2 920 000 3 176 563 1 125 000 1 125 000 1 495 000 1 570 000 150 000 225 000 
Bruttofortjeneste i prosent 13,07 12,98 14,11 15,00 15,00 11,50 11,02 21,43 30,00 
          
Lønnskostnader 930 000 860 000 775 344       
          
Annen kostnad          
Fraktkostnader 580 000 550 000 615 965    
Husleiekostnader 250 000 235 000 250 045       
Leie og leasing 15 000 15 000 12 459       
Inventar/kontormaskiner 10 000 10 000 27 072       
Revisjon 45 000 45 000 40 950       
Andre konsulenttjenester 10 000 10 000 15 000     
Kontorrekvisita, trykksaker 50 000 50 000 57 306       
Telefon og porto 25 000 45 000 22 517       
Reise- og oppholdsutgifter 150 000 100 000 92 209       
Markedsføring 200 000 200 000 161 479       
Forsikringer 30 000 30 000 31 847       
Andre kostnader   2 230       
Sum annen kostnad 1 365 000 1 290 000 1 329 079       
          
Driftsresultat 475 000 770 000 1 072 140       



Note 2 - Norsk Skyttertidende    
Forslag 2006 Budsj 2005 Regnsk 2004 

Driftsinntekter  
Annonseinntekter 580 000 580 000 584 152 
Abonnementsinntekter 1 800 000 1 800 000 1 745 050 
Driftstilskudd 643 000 602 000 561 573 
Sum driftsinntekter 3 023 000 2 982 000 2 890 775 
    
Produksjon-/distribusjonskostnader    
Trykningsutgifter 800 000 800 000 768 085 
Porto- og distribusjon 450 000 420 000 448 836 
Andre produksjonskostnader 30 000 50 000 28 975 
Sum produksjons-/distribusjonskost 1 280 000 1 270 000 1 245 896 
    
Lønnskostnader 716 000 800 000 690 573 
    
Annen kostnad    
Husleiekostnader 87 000 85 000 80 721 
Kjøp inventar og utstyr 20 000 30 000 30 442 
Revisjonshonorar 15 000 15 000 11 284 
Andre honorarer 60 000 10 000  
Kontorrekvisita 20 000 20 000 8 538 
Telefon og porto 35 000 35 000 36 834 
Reise- og oppholdsutgifter 250 000 250 000 219 432 
Markedsføring 30 000 30 000 30 117 
Forsikring 5 000 5 000 2 413 
Sum annen kostnad 522 000 480 000 419 781 
    
Driftsresultat 505 000 432 000 534 525 
 
 
Note 3 - Administrasjonsprogram lag og samlag   

Forslag 2006 Budsj 2005 Regnsk 2004 
Driftsinntekter  
Salgsinntekter 360 000 240 000 309 281 
Sum driftsinntekter 360 000 240 000 309 281 
    
Lønnskostnader 60 000 35 000 65 713 
    
Annen kostnad    
Inventar og utstyr 20 000 15 000 15 990 
Konsulenthonorarer EDB 80 000 115 000 87 200 
Kontorrekvisita 45 000 15 000 44 323 
Telefon og porto 90 000 10 000 53 160 
Reise- og oppholdsutgifter 40 000 30 000 41 404 
Markedsføring 25 000 20 000  
Sum annen kostnad 300 000 205 000 242 077 
    
Driftsresultat 0 0 1 491 
 
 
 



Note 4 - Landslotteriet 2006    
Budsj 2006 Budsj 2004 Regnsk 2004 

Driftsinntekter  
Inntekter loddsalg 2 500 000 2 480 000 2 621 796 
Sum driftsinntekter 2 500 000 2 480 000 2 621 796 
    
Lønnskostnader 192 000 340 000 362 842 
    
Annen kostnad    
Skrapelodd 200 000 250 000 187 338 
Lotterigevinster 850 000 800 000 894 022 
Kontorrekvisita 30 000 25 000 29 612 
Telefon og porto 100 000 70 000 112 973 
Reise- og oppholdsutgifter 20 000 15 000 27 626 
Salgsfremmende tiltak 160 000 150 000 174 896 
Garantiomkostninger  20 000  
Sum annen kostnad 1 360 000 1 330 000 1 426 467 
    
Driftsresultat 948 000 810 000 832 487 
 
 
Note 5 - Øvrig virksomhet    

Forslag 2006 Budsj 2005 Regnsk 2004 
    
Lønns- og personalkostnader 50 000 60 000 49 664 
    
Annen kostnad    
Inventar og utstyr   10 521 
Reise- og oppholdsutg 50 000 50 000 27 006 
Representasjon 145 000 170 000 146 663 
Kontingenter og gaver 60 000 60 000 80 045 
Forsikring 10 000 10 000  
Nytt økonomisys, webportal, webshop 500 000   
Sum annen kostnad 765 000 290 000 264 235 
    
Sum kostnader øvrig virksomhet 815 000 350 000 313 899 
 
 
Note 6 - Organisasjonsutgifter      
 Landssk.st. Nordisk M. SFU DFSU Infostrategi Sum
Reise/opphold 70 000     70 000
Representasjon 130 000 20 000    150 000
Gaver, hedersbev 10 000     10 000
Prosjektmidler DFSU    200 000  200 000
Prosj.midler info.strategi     400 000 400 000
Sum 210 000 20 000 0 200 000 400 000 830 000
       
Budsjett 2005 210 000 20 000  140 000 400 000 770 000
       
Regnskap 2004 273 201 878 2 102 65 141 8 000 349 322
 
 



Sak 19/2005: Deltakelse i klasse AG-3 for skyttere i klasse 1-5 og V55 
Generalinspektøren for Heimevernet, Bernt Brovold, har bedt Norges Skytterstyre ta opp til 
drøfting regelverket for klasse AG3, og spesielt vurdere mulighetene for å gi anledning til å 
delta i både AG3-klassen og sin ordimære klasse ved samme stevne. Brovold ønsker med 
dette å stimulere aktive skyttere i Heimevernet til å delta i AG3-klassen, og håper som en 
effekt at disse kan motivere ikke aktive skyttere i Heimevernet til å delta.  
 
Skytterstyret gjennomførte i møte 28. februar og under dette møte en prinsippdiskusjon hvor 
de konkluderer med at de ønsker å fremme forslag for Skyttertinget 2005 om at det skal bli 
mulig å skyte i klasse AG3 og i sin ordinære klasse på samme stevne. 
 
Styret har videre konkludert med at det skal være slik at det kun er tillatt å benytte AG3 
geværet i AG3 klassen uansett hvilken skyteøvelse det konkurreres i. Det vil si at det 
eksempelvis ikke blir tillatt å skyte med AG3 i klasse 5 under Stangskytingen på 
Landsskytterstevnet. Når man skyter i klasse AG3 er det kun tillatt med militært feltantrekk 
etter retningslinjer for den nåværende klasse AG3. Dette gjelder også ved en eventuell 
finaleskyting. 
 
Styret har videre diskutert om det skal være to atskilte finaler i Stangskytingen, en for AG3  
og en for SAUER/Krag/Mauser. Styret ønsker å fortsette ordningen med en felles finale. Hvis 
en skytter som skyter både i klasse AG3 og klasse 5 klarer å kvalifisere seg til finalen både 
med AG3 og eksempelvis SAUER, skal han/hun delta med det gevær i finalen som det er 
oppnådd høyeste kvalifiseringsresultatet med. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar som prinsipp at det fra og med 2006 skal kun være tillatt å skyte 
med AG3-geværet i AG3 klassen. Det skal videre gis tillatelse til å skyte både i AG3 klassen 
og sin ordinære klasse på samme stevne. Skytterstyret vil også opprettholde dagens finale i 
Stangskytingen på Landsskytterstevnet, og en skytter som eventuelt er kvalifisert med både 
AG3 og annet DFS-gevær skal skyte finale med det gevær hvor han/hun har oppnådd høyest 
kvalifiseringsresultat. 
 
Administrasjonen gis i oppdrag å komme tilbake til Skytterstyret i neste møte med en 
saksutredning til Skyttertinget 2005, hvor de ovenstående prinsipper tilpasses i regelverket.   
 
Sak 20/2005: Tingsak: Budsjettsøknad for offentlige midler for 2007 
I ”ØKONOMISK REGLEMENT FOR STATEN ” fastsatt ved kongelig resolusjon av  
26. januar 1996, og gjennom ”FUNKSJONELLE KRAV TIL ØKONOMIFORVALTNING I 
STATEN” gitt av Finansdepartementet 24. oktober 1999 er det fastlagt kriterier for driftsstøtte 
over forsvarsbudsjettet kap.1719 post 71: 
” Den overordnede målsettingen for organisasjoner som mottar driftsstøtte, er å styrke 
forsvarsviljen- og/eller evnen hos det norske folk og å være nyttig for totalforsvaret. 
Opplysningsorganisasjonene som mottar driftsstøtte må ha som mål å styrke 
folkeopplysningen gjennom informasjon og holdningsskapende arbeid. Det legges vekt på at 
informasjonen skal representere et mangfold. 
Øvrige organisasjoner skal bidra til økt interesse for rekruttering til Forsvaret, samt bidra til å 
opprettholde Forsvarets evne og vilje til å utføre sine oppgaver så vel som folkets 
forsvarsmotivasjon. Internasjonal fredsbevarende og fredsbyggende aktiviteter vektlegges. 
 
Forsvarsdepartementet vil prioritere å gi støtte til organisasjoner som når et størst mulig 
publikum. Fordi departementet gir driftsstøtte, og i liten grad stiller spesifikke krav til 



hvordan organisasjonens oppgaver løses og målsettinger nås, er det viktig at målgruppene 
oppfyller visse krav”: 
• Organisasjonene må, i tillegg til å oppfylle øvrige kriterier for støtte, være landsdekkende. 
• Hovedsammenslutninger av organisasjoner bør prioriteres. 
• Organisasjonene må ikke vedkjenne seg politikk som strider mot norsk lov. 
• Organisasjonene må ikke ha en formålsparagraf som motarbeider den sikkerhets- og 

forsvarspolitikk som Stortinget har vedtatt. 
• Organisasjonene bør ikke ha som hovedoppgave å fremme sine medlemmers ve og vel. 
 
 
Det frivillige Skyttervesen har sine grunnregler gitt av Stortinget. Formålsparagrafen har stått 
uforandret i mer enn 100 år, men passer svært godt til de kriterier som departementet har gitt 
for driftsstøtte: 
 
”Det frivillige Skyttervesens mål er å fremme praktisk skyteferdighet innen det norske 
folk og derved dyktiggjøre det for landets forsvar.” 

 
Vårt overordnede mål: 
 
Da Stortinget opprettet Det frivillige Skyttervesen var det med den klare hensikt å bygge opp 
under forsvarsviljen og å styrke forsvaret. 
 
DFS er en breddeorganisasjon - ”innen det norske folk”- med klar forsvarsmessig tilhørighet - 
”dyktiggjøre det for landets forsvar-”. 
Hele vår aktivitet legges opp til å nå så mange som mulig gjennom lokale rekrutteringstiltak, 
markedsføring gjennom stevneaktivitet og lokale tilbud, utdanning av tillitsmenn og 
instruktører. 
 
DFS er en praktisk utøvende organisasjon som trenger baneanlegg. Det er viktig å understreke 
at hvert lag har sin egen skytebane så langt dette er mulig. Bygging og vedlikehold av baner 
blir i stor grad gjort på dugnad med midler fra det offentlige og midler som lagene selv skaffer 
til veie. Organisasjonen arbeider målbevisst med miljøforbedringstiltak gjennom den såkalte 
”Miljøpakka”.     
 
Ved å ta hånd om salg av våpen og ammunisjon sentralt vil organisasjonen hjelpe skytterne 
med å kvalitetssikre disse produktene, og gi medlemmene best mulig pris. 
 
Gjennom styrking av det forpliktende samarbeidet med Forsvaret, og gjennom avtaler om 
bruk av baner/bygningsmasse, gjennom utdanningstiltak og felles arrangement – søke å legge 
forholdene best mulig til rette for vårt virksomhetsområde. 
 
I St.prp. nr 42. den videre moderniseringen av Forsvaret i perioden 2005 – 2008, vil bl.a. 
Heimevernet gjennomgå en kvalitetsreform. Dette får den konsekvens at Heimevernets behov 
for skytebaner for gjennomføring av trening øker. Våre skytterlag må her være forberedt på 
økt støtte til HV gjennom lokale avtaler, slik vi kjenner det fra tidligere. 
 
DFS har innledet samtaler med HV om øket fokus på utnyttelse av den skyteferdighet som 
DFS’ungdomsskyttere har. Dette gjelder både førstegangstjeneste og plassering i strukturen 
senere.  
 



DFS har i sine ungdomskull en relativt stor andel kvinnelige skyttere. Det bør utformes en 
strategi i samarbeid med Forsvaret slik at DFS kan støtte bestrebelsene med å rekruttere de 
mest motiverte og best egnede av begge kjønn til Forsvarets mangeartede virksomhet.    
 
I en tid med et forsvar i sterk omorganisering og mange nordmenns opplevelse av et redusert 
nærvær av avdelinger, må vi som en frivillig forsvarsorganisasjon kunne hevde at vårt nærvær 
overalt i landet er viktigere enn noen gang. Ivaretakelse av skytebaner og arbeidet med å ha 
aktive skytterlag overalt får med dette en økt betydning.  
 
I arbeidet med å ta vare på skytebanene, særlig de som ligger nær bebyggelse, opplever vi et 
sterkt press på økonomien i organisasjonen. Vi har en kraftig økning i kostnadene til juridisk 
og teknisk bistand for enten å beholde eksisterende baner eller å bygge nye, lengre vekk fra 
bebyggelse. Det haster med å sikre eksisterende skytebaner. I 2005 finansierer DFS selv en 
ekstra bane i miljøpakkeprogrammet. 
 
Målgrupper: 
Helt fra starten av har Det frivillige Skyttervesen blitt pålagt å gjennomføre 
instruksjonsskyting for alle som i prinsippet ønsker det, spesielt nevnes ungdom fra og med 
det år de fyller 14 år og til og med utskrivningsåret. I lokalmiljøet arrangeres skyteskoler. 
Dette anses som ett av de beste rekrutteringstiltak. Skolene er en målgruppe vi søker å nå 
gjennom organisert skoleskyting i ungdomsskoler og videregående skoler. 
Også voksne gis tilbud om opplæring gjennom trening og konkurranser i klasser spesielt 
tilpasset voksne nybegynnere. 
Hvert år arrangeres Skytingens Dag i en stor del av lokallagene for at lokalbefolkningen skal 
få anledning til å bli kjent med skyttermiljøet. 
Forsvaret - spesielt Heimevernet - skal så langt som råd er gis anledning til å benytte 
skytterlagenes baner og bygninger. Dette samarbeidet reguleres gjennom avtaler med hvert 
enkelt skytterlag.  
Skytterlagene vil, så langt kapasitet og ressurser rekker, gi jegere anledning til trening og å 
avlegge skyteprøven for storviltjegere slik det fremgår i vår avtale med Direktoratet for 
naturforvaltning. 
 
Enkeltprosjekter som skal videreføres: 
Skyttertinget har prioritert tre områder det skal jobbes spesielt med: 
 
1. Skytebaner (anlegg) 2.   Rekruttering 3.   Ammunisjon. 
Et fjerde prosjekt som det vil bli arbeidet videre med i årene framover er fortsatt 
overgang til bruk av elektronisk målmateriell samt utstyr for publikumsvisning for 
samme.  
 
1.Skytebaner/anlegg: Av de totale bevilgninger fra FD brukes hvert år ca en tredjedel til 
nybygg og vedlikehold. Av disse midlene er 5 mill. kr. brukt til støyforbedringstiltak på baner 
med høyt støynivå, det såkalte Miljøpakkeprosjektet. Dette prosjektet skal gå over mange år 
etter en på forhånd godkjent plan. I en rapport fra SFT 1714/2000 av 18. februar 2000 blir det 
pekt på at dette arbeidet gir størst støydempende effekt av de tiltak som er kjent i dag, og det 
hevdes at økning i ressursinnsatsen i prosjektet fram til 2010 bør vurderes. Det gjenstår 
fortsatt ca 70 skytebaner på listen over aktuelle baner for miljøpakketiltak. Målsettingen er 
fortsatt fem baner hvert år.  
DFS’ anleggsavdeling vil i de nærmeste år systematisere arbeidet med å støysoneberegne 
samtlige skytebaner eid av tilsluttede skytterlag. Hensikten er å forebygge at støysonene 



benyttes til formål som er lite forenlig med vår virksomhet. Dessuten kan kommunene benytte 
seg av vårt arkiv ved behov, slik at saksbehandling i kommunene blir enklere og raskere ved 
ombygging/nybygging av skytebaner.  
DFS vil fortsette utprøvingen av eventuelle nyvinninger hva gjelder støydempningsmetoder 
for standplasser.  
Når DFS nå søker om en økning av driftsstøtten har det hovedsaklig sin bakgrunn i et økende 
økonomisk støttebehov på grunn av stadig høyere krav til miljø- og sikkerhetsmessige 
løsninger, som igjen betyr høyere kostnader. Et økende press for flytting av baner vekk fra 
boligområder fører også til et øket behov for juridisk og teknisk bistand. Den generelle 
kostnadsøkning i bygg- og anleggsbransjen spiller også en viktig rolle, noe som gir grunn til 
bekymring for dette spesielt viktige satsningsområdet. Med dagens vanskelige 
rammebetingelser for bygging av nye skytebaner er det av største betydning å vedlikeholde 
eksisterende anlegg. Økte tilskudd genererer økt egeninnsats fra skytterlagene, og bidrar 
dermed til betydelig verdiskapning.  
Norges Skytterstyre har tatt opp til vurdering støtte til innendørs anlegg for rekruttering og 
grunnleggende opplæring. Dette har vi så langt ikke hatt midler til.   
 
2. Rekruttering: DFSU har utarbeidet et eget budsjettforslag for 2007 som legges ved. Der 
beskrives en god del tiltak som ønskes igangsatt for å styrke rekrutteringen. 
Dette gjelder bidragsordningene, aktivitetsstøtte, kurs og samlinger, merker, diplomer og 
informasjonsmateriell tilpasset forskjellige målgrupper. 
De øvrige breddetiltakene – som Dugleiksmerket, Den norske skyttermedalje, 
Forsvarsmerket, skoleskyting og skyteskoler – opprettholdes og styrkes gjennom 
informasjonstiltak, utvikling av støttemateriell og økonomiske tiltak. Nye trekk i aktiviteten 
blir støtte til rekrutteringen til Forsvarets nye struktur. 
Norges Skytterstyre har i sine drøftinger i prinsippet vedtatt å styrke den økonomiske støtten 
til aktivitet på lokalt/regionalt nivå. Midler til nedskriving av ammunisjon til 
rekrutteringsskyttere er øket ved at gruppen som nyter godt av ordningen er utvidet fom 17 år 
tom 20 år. 
 
3. Ammunisjon 
Det blir ekstra viktig for DFS å følge opp ammunisjonsmarkedet etter at Nammo Raufoss AS 
har flyttet produksjonen av skytterlagsammunisjon til Finland (Lapua). Så langt har vi ikke 
fått indikasjoner på at dette i seg selv blir en fordyrende prosess, men utviklingen må følges 
nøye. Kontakten med produsenten, produktutviklingen og leveranse vil bli ivaretatt ved 
Nammo Raufoss som før. 
Selv om man skulle få en viss prisøkning er målet fortsatt å opprettholde et høyt aktivitetsnivå 
i de ulike konkurranseformer, spesielt gjelder det å følge opp med tiltak og forbedringer i de 
feltmessige disipliner. 
Saken vi hadde gående med Konkurransetilsynet er avklart. Den merknaden som gjaldt 
nedskrivning av rekruttammunisjon er ivaretatt. All rekruttammunisjon blir nå nedskrevet.   
 
Arbeidet med klargjøring av bruk av Forsvarets nye kaliber 5.56 mm i Sauer 200 STR nærmer 
seg en avslutning. Det gjenstår mindre tekniske utfordringer før løsningen kan testes og 
presenteres brukerne. 
   
Elektronisk anvisning  
Overgangen til elektronisk målmateriell / anvisning er fortsatt i sterk utvikling. Et samarbeid 
mellom Forsvaret og DFS førte i 2001 til at baneskytingene på Landsskytterstevnet i Bodø 
foregikk på elektroniske skiver. Publikumsløsningene ble meget godt mottatt og en kan derfor 



konkludere med at den nye teknikken ikke på noen måte har svekket Landsskytterstevnets 
popularitet.   
Generelt vil organisasjonen bruke en del ressurser på å følge opp utviklingen på dette felt. 
Hva overgangen til elektronisk anvisning vil koste oss i årlige utgifter er vanskelig å tallfeste, 
men vi har allerede sett at organisasjonen vil få en del nye utgiftsposter i denne sammenheng. 
Nye modeller av elektronisk skivemateriell må testes og godkjennes før det tas i bruk. 
 
En oppgradering av DFS`utdanningsmodell ble vedtatt på Skyttertinget 1999 og gjennomføres 
i full skala. Parallelt med dette må det fortsatt gjøres en betydelig jobb med utvikling og 
oppdatering av utdannings- og støttemateriell for tillitsvalgte.  ”Håndbok for skytterlag”, som 
Skytterstyret ønsket å sende ut til alle skytterlag, ble ferdigstilt og sendt alle skytterlag i 2002. 
Etter søknad ble vi i 2000 tildelt prosjektstøtte fra FD på kr 100.000 til ” Håndbok for 
skytterlag”. I januar 2002 søkte vi FD om ytterligere prosjektstøtte for sluttføring av nevnte 
prosjekt. Vi ble tildelt kr 100.000 for sluttføring og utsending til alle tiltenkte mottakere.  
Prosjektet er derved avsluttet. Håndboken har fått meget god omtale av brukerne.  
 
Rådgivende utvalg, som har avgitt sin innstilling om feltskytingens framtid, peker på at det er 
behov for oppdatering/fornying av materiellet i feltskyting. Dette er neste materiellprosjekt og 
vil kreve midler tilført utdanning.   
  
I budsjettforslaget for 2007 er det gjort enkelte justeringer i forhold til forslaget for 2006. Det 
er heller ikke denne gangen realistisk å tro at vi får bevilgninger til å dekke våre ønsker om 
økt satsing på flere områder samtidig, men vi må fortsatt jobbe for å beholde og helst øke 
dem. Stortinget fastla bevilgningen i perioden 2003-2005 til 28 millioner kroner årlig, og det 
er derfor ikke realistisk å forvente at bevilgningene vil overstige lønns- og priskompensasjon i 
vesentlig grad i de nærmeste år.  
Tinget må som vanlig gi Skytterstyret fullmakt til å foreta de nødvendige prioriteringer ut fra 
de midler som departementet stiller til rådighet. 
 
Utviklingen av FDs driftsstøtte de senere år samt kommentarer om framtidige prioriteringer 
av eventuelt økning av disse. 
 
I søknaden for 2006 påviste Norges Skytterstyre at for perioden 1999 – 2003 steg 
konsumprisindeksen fra 102,3 til 112,8 hvilket ga en prosentvis økning i femårsperioden på 
10,26.   
I nevnte periode var økningen i driftsstøtten til DFS fra FD på 4.16 %. DFS har derfor, i 
prinsippet, vært tvunget til en økonomisk innsparing på nær 2 mill kroner i nevnte periode.  
 
I den perioden som er beskrevet ovenfor er følgende tiltak/innsparinger foretatt: 

- reduksjon av antall ansatte (14 i dag) 
- reduksjon av kontorleiekostnader 
- reduksjon av antall styremøter 
- generelle tiltak av rasjonaliserende/besparende art  

   
Med dette har DFS gjort en målrettet innsats for at de mest prioriterte sektorer skal forbli 
relativt uberørt. Etter å ha vært tvunget til reduksjon av nivået på ordinære banebidrag de 
senere år kan vi nå støtte denne vitale virksomheten på et bedre nivå. 
 



Under avsnittet om skytebaner pekes det på at miljøpakkens framdrift og støtte til innendørs 
skytebaner er to områder hvor organisasjonen tilkjennegir ønsker/tanker om vesentlig økt 
økonomisk satsing.   

Kostnadene for den enkelte aktive utøver er etter manges mening en negativ faktor i 
rekrutteringsarbeidet. Det er for inneværende år allerede truffet tiltak for å bedre dette ved økt 
tilskudd til nedskrivning av ammunisjon. Tiltak i stor skala på dette felt er økonomisk meget 
krevende, men like fullt en vurdering som må gjøres kontinuerlig.   
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2005 til å fatte følgende vedtak: 
Det søkes Forsvarsdepartementet om en bevilgning på kr. 34 400 000,- for år 2007. 
Skytterstyret gis fullmakt til å foreta justeringer på poster når bevilgningen for 2007 fra 
Stortinget er fastsatt. 
 
 
FORSLAGET TIL BUDSJETT FOR 2007 SER SLIK UT SAMMENLIGNET MED  
SØKNAD FOR 2006 OG BEVILGNING FORDELT PÅ POSTER 
2005   
     
     
POST PROSJEKT SØKER FOR SØKT FOR BEVILGET 2005 
    2007 2006 FORDELT PÅ 
        POSTER 

11 Administrasjon             8 200 000             8 000 000                8 045 000  
12 Landssk.st./Nordisk/NC/NM felt/skifelt             2 000 000             1 600 000                2 103 000  
13 Medaljer,diplomer, merker                650 000               600 000                   613 000  
14 Bidrag lag, samlag, kretser             3 500 000             3 500 000                3 300 000  

15 A Bidrag baner             7 500 000             7 500 000                4 736 000  
15 B Spesielle støytiltak             5 000 000             5 000 000                5 000 000  
16 A Utdanning             1 100 000              1 100 000                   971 000  
16 B Utdanning/ samarbeid HV/matr                300 000               300 000    
17 Rekruttering             1 800 000             1 700 000                1 515 000  

18 A Feltskyting                800 000                800 000                   437 000  
18 B Skifeltskyting                400 000               400 000                   335 000  
19 Ammunisjonsbidrag             1 800 000             1 800 000                1 750 000  

20 A Markedsføring/ informasjon                750 000               650 000                   740 000  
 20 B Driftstilskudd Norsk Skyttertidende                600 000                500 000                  602 000 
  SUM           34 400 000           33 450 000              30 147 000  
 
Merk:  Beløp for 2005 er kr 417 000 høyere enn bevilget pga overføringer av ubrukte midler 
fra 2004 
 
Sak 21/2005: Forslag om endring av funksjonstiden for tillitsvalgte, herunder 
medlemmer av Norges Skytterstyre 
Troms skyttersamlag har fremmet forslag om endring av funksjonstiden ved valg på 
Skyttertinget. De vil tilbake til reglementet som var før Skyttertinget 2000, med at valgene ble 
gjort gjeldende med virkning fra 1/1 påfølgende år. Reglementet som ble vedtatt i 2000, sier 
at funksjonstiden for tillitsvalgte, herunder styremedlemmer, tar til umiddelbart etter 
Skyttertinget. I de tilfeller hvor Skyttertinget er i forbindelse med Landsskytterstevnet, gjøres 



valgene gjeldende fra og med Landsskytterstevnets avslutning (Skytterbokas punkt 1.140, § 4-
4).  
 
Vedtak: 
Styrets flertall med representantene, Tobiassen, Vaaje, Tvinnereim, Westerås og Brovold 
stemte for å endre dagens system i forbindelse med funksjonstiden for tillitsvalgte ved valg, i 
tråd med Troms sitt forslag. Administrasjonen pålegges å komme tilbake til styret i neste møte 
med forslag til Skyttertinget 2005 om å endre regelverket i samsvar med forslaget fra Troms, 
hvor funksjonstiden for alle tillitsvalgte i DFS følger kalenderåret. 
 
Styrets mindretall med representantene Kveli og Undseth stemte for å opprettholde dagens 
ordning.    
 
Sak 22/2005: Tingsak: Krus til Den norske skyttermedalje 
 
Inntrøndelag skyttersamlag har fremmet forslag om å fjerne kruset som kan vinnes hvert 
femte år i forbindelse med skytingen om Den norske Skyttermedalje. 
 
Krus til Den norske skyttermedalje ble innført ved Skyttertingsvedtak i 1998. Første 
registreringsår ble fastsatt til 1999. 
 
Statistikken så langt er slik: 
2003: 27 krus. 2004: 180 krus 
 
Deltakelsen i skytingen om medaljen har hatt en svak økning i perioden kruset har eksistert, 
inklusive året før, slik: 2002: 1707 delt, 2003: 1754 delt, 2004: 1799 delt. 
 
Norges Skytterstyres vurdering: 
Norges Skytterstyre konstaterer at det er en viss økning i salg av kruset og deltakelsen i 
skytingen om den norske skyttermedalje, i den relativt korte perioden kruset har eksistert. 
 
For Norges Skytterstyre synes det riktig å ta vare på en positiv trend, selv om den er liten. 
 
Styret er oppmerksom på at det må nedlegges et visst arbeid av skytterlag og samlag for å 
holde orden på registreringen, men synes det er for tidlig å la ordningen opphøre etter bare to 
år, all den tid det er en positiv trend i deltakelsen.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2005 til å fatte følgende vedtak:  
Ordningen med krus til Den norske skyttermedalje opprettholdes. 
 
Sak 23/2005: Kvinnelig representasjon i Norges Skytterstyre 
Norges Skytterstyre drøftet i sitt desembermøte i 2004 et forslag om å utvide Skytterstyret 
med ett medlem som skulle være forbeholdt kvinnerepresentasjon i styret. Debatten ble 
aktualisert av et brev fra Forsvarsdepartementet til Heimevernet angående Det frivillige 
Skyttervesens representant til Landsrådet for Heimevernet. Administrasjonen ble gitt i 
oppdrag å komme tilbake til Skytterstyret med forslag angående kvinnerepresentasjon i styret.  
 
Et samlet styre ser det som svært viktig at det blir en større bevisstgjøring på å få med flere 
kvinner i tillitsverv på alle organisasjonsnivå. Styrets flertall ønsker at forslaget om å utvide 



styret med fast kvinnerepresentasjon sendes på høring i samlagene. Styrets mindretall ønsket å 
bringe saken om et fast kvinnemedlem i skytterstyret inn for Skyttertinget i 2005. 
 
 
Vedtak:  
Styrets flertall med representantene Tobiassen, Vaaje, Tvinnereim og Westerås stemte for 
følgende forslag: 
 
Problemstillingen som reises er svært viktig og det er helt nødvendig med en bred drøfting og 
bevisstgjøring i hele organisasjonen. Norges Skytterstyres flertall ønsker derfor å sende saken 
ut på høring i samlagene før saken fremmes for Skyttertinget. Administrasjonen gis i oppdrag 
å komme tilbake til styret med et høringsbrev til et senere møte. 
 
Styrets mindretall med representantene Kveli, Undseth og Brovold stemte for følgende 
forslag: 
 
Det fremmes forslag ovenfor Skyttertinget 2005 om at det fattes vedtak som sikrer 
kvinnerepresentasjon i Norges Skytterstyre fra og med Skyttertinget 2006. Forøvrig er 
mindretallet enig med flertallets forslag. 
 
Sak 24/2005: Forslag om endring av rangering av resultater på innendørs 
På innendørsstevner gjennomføres ikke omskyting. Regelverket beskriver at kun rangering 
skal benyttes. Dette medfører ofte at arrangøren står med flere skyttere med lik rangering. 
 
Hallingdal skyttersamlag har fra sitt ombudsmøte fremmet følgende forslag om tillegg til 
regelverkets pkt. 10.430 Rangering, mesterskap innendørs: 
”Dersom det ikke kan skilles ved vanlig rangering, rangeres seriene slik: 10-skudden, deretter 
serie nr. 2, 3 og 1.” 
  
Drøfting: 
Som arrangør av et stevne har man som regel tatt høyde for at det skal premieres med et på 
forhånd valgt antall medaljer. På våre innendørsstevner oppstår det med en stor hyppighet at 
skyttere, spesielt i rekrutteringsklasser, har lik prioritering etter regelverkets pkt. 10.440. 
Regelverket danner på denne måten en unødvendig belastning på arrangøren, som må kjøpe 
inn og ettersende medaljer til den enkelte. I tillegg synes det nok litt ukjent for våre skyttere å 
ikke skulle gjøre opp om de tre første plassene i et mesterskap. 
Omskyting virker ikke som noe godt alternativ for innendørsstevner, da det ikke skytes 
mesterskapsprogram. Innføring av dette vil være lite hensiktsmessig. 
Det er likevel ønskelig at skytterne skilles bedre, på en rettferdig måte. Forslaget fra 
Hallingdal inneholder gode elementer i den forbindelse, hvor det er vektlagt at den serien med 
flest skudd teller mest, deretter den høyeste stillingen i 15-skudden osv. 
Dagens rangeringsordning skiller i de fleste anledninger, og det er bare i tilfeller hvor det på 
25-skudden er lik rangering fra før, at denne rangeringen benyttes. 
Det er vanskelig å finne argumenter mot forslaget fra Hallingdal. At skytterne med lik 25-
skuddsprioritering er like gode, ja - det er de nok. På den måten kan nok ordningen virke litt 
urettferdig. Ved en veiing av disse forholdene virker det klart at fordelene er større. Når 
regelverket er kjent på forhånd, er dette en helt rettferdig rangering.  
Ordningen bør derfor komme i drift, slik at arrangører og skyttere får nyte godt av denne fra 
årsskiftet. 
 



Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar å endre regelverkets pkt. 10.430 Rangering, mesterskap innendørs 
med et tillegg av følgende tekst: 
Dersom rangering av 25-skudden ikke skiller de 3 beste, skal de rangeres etter seriene slik: 
10-skudd, serie 2, 3 og 1. 
 
Sak 25/2005: Samlagsskyting for veteraner på Landsskytterstevnet – rekkefølge 
Hov skytterlag i Nordmør skyttersamlag foreslår at rekkefølgen i samlagsskytingen for 
veteraner på Landsskytterstevnet endres slik at klasse V55 skyter etappe 2 og 4 i stedet for 3 
og 4, som er dagens regelverk. Samlaget støtter forslaget. 
 
Det gis den begrunnelse at dette vil medføre større spenning i gjennomføringen. 
 
Rekkefølgen er fastlagt i Skytterbokas pkt 11.163. 
 
Drøfting: 
I denne samlagsskytingen er det hovedsakelig V55-skytterne som har varierte resultater. 
Statistikken viser at etter to etapper(V65/V73) hadde 20 av 36 lag tapt 2 poeng eller mindre 
under samlagsskytingen ved LS 04. Det var med andre ord slik at i hvert fall 20 lag følte at de 
enda hadde en mulighet, etter to etapper. Det vinnende lag hadde 397 poeng, nr 2,3 og 4 
hadde 396. På de to siste etapper(V55) var det to lag som klarte 2 poeng tapt eller bedre og 11 
som klarte 4 poeng tapt eller bedre. 
 
Statistikken viser med andre ord at det etter all sannsynlighet vil være færre lag som føler 
spenning ved samlagsskytingen etter hvert som etappene gjennomføres dersom V55 skyter 
tidligere enn i dag. Administrasjonen har derfor vansker med å se hvordan en endret 
rekkefølge av klassene skulle gi større spenning. Dette ut fra den vurdering at man har størst 
spenning ved at flest mulig lag har en mulighet til god plassering, lengst mulig. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar å opprettholde dagens ordning i samlagsskytingen for veteraner på 
Landsskytterstevnet. 
 
Sak 26/2005: Møteledere for Skyttertinget 2005 
Styret drøftet valg av møteledere til Skyttertinget 2005 samt betingelser for dette arbeidet.  
 
Vedtak: 
Inge Hoff og Henning Ivarrud forespørres om å påta seg ledelse av Skyttertinget 2005. 
Betingelser for utført tjeneste føres i B-protokoll.  
 
Sak 27/2005: Administrative retningslinjer for Norges Skytterstyre 
Skytterstyret har etterlyst retningslinjer for administrative forhold i forbindelse med 
møtevirksomhet og representasjon. Administrasjonen forela slike retningslinjer til styret som 
ble drøftet. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtok administrative retningslinjer for Norges Skytterstyre. Ført i B-
protokoll.   
 
 



Sak 28/2005: Militært NM i rifleskyting under Landsskytterstevnet 2005 
Forsvaret ved Norges Idrettshøgskole/Forsvarets Institutt (NIH/F) har tilkjennegitt interesse 
for å kunne arrangere militært NM i rifleskyting i sammenheng med Landsskytterstevne. 
Forsvaret aksepterer de program som skytes i klasse AG3 som fullverdige for formålet. 
Militær Norgesmester er den med lavest plassiffer i felt- og baneskyting. En rekke spørsmål 
knytter seg til en slik tilpasning, men NIH/F har vært svært pragmatiske i forhold til sitt 
regelverk for arrangementet, så en tilpasning til LS ble gitt gode vilkår. 
Forsvaret er oppmerksom på regelverket vårt om at en skytter bare kan delta i en klasse under 
det samme stevne. Man har derfor for 2005 bedt om en gjennomføring for skyttere ved siden 
av klasse AG3 med de samme regler som for denne klassen. Arrangøren er orientert om 
forespørselen og synes dette er en god ide. Beslutning i sak 19/2005 og den tilsvarende 
Skyttertingssaken om det samme vil bestemme organiseringen i framtiden. 
Forsvaret ønsker alle skyttere i klasse AG3 velkommen til å kjempe om tittelen Militær 
Norgesmester. 
  
Drøfting: 
Styret har tidligere hatt en positiv holdning til å implementere mil NM i Landsskytterstevnet. 
Skytterkontoret avholdt den 4. mars et koordineringsmøte med Maj. Kirknes fra NIH/F. På 
møtet ble det avklart de nødvendige forhold omkring tilpasning av arrangementet. Følgende 
forhold ble drøftet for arr. i 2005. 
 
Deltakene på militært NM fra klassene 1-5 og V55 som også skyter i sin ordinære klasse ved 
LS: 

- skal være rulleført i en av Forsvarets avdelinger 
- gjennomfører skytingen sammen med AG3-klassen med de samme regler som denne 

klassen 
- egen premiering, deltar ikke i premieringen i klasse AG3 
- premieres kun som 1. plass, 2. og 3. plass etter plassiffer for bane og felt. 
- premieres av Forsvaret 
- påmeldes på DFS’s web-påmelding 
- Forsvaret betaler arrangementsavgift 

 
Øvrige tilpasninger – deltakere i klasse AG3: 

- resultatene for skyttere i klasse AG3 teller i mil NM 
- alle AG3-skyttere påmeldes via sin militære avdeling 
- Forsvaret betaler arr.avgift. AG3-skyttere betaler selv premieinnskudd 

 
Militært NM offentliggjøres på Forsvarsnett,  Forsvarsforum, HV-bladet og Pro Patria Vårt 
Vern. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre gir administrasjonen i oppdrag, sammen med arrangøren av LS 05, å 
legge til rette for arrangement av mil NM i rifleskyting under LS. Skyttere i klasse 1-5 og V55 
kan delta i mil NM 
 
Sak 29/2005: Norges Skytterstyres krus – ny modell 
Leverandør av dagens tinnkrus som er benyttet som Norges Skytterstyres krus har gått 
konkurs, og det er derfor nødvendig å skaffe tilveie ny leverandør. Administrasjonen la fram 
noen eksempel på nye krus fra ulike leverandører for styret. 
 



Vedtak: 
Administrasjonen gis fullmakt til å velge ny modell som skal benyttes som Norges 
Skytterstyres krus. 
 
Sak 30/2005: Anke på vedtak fra LS 2005 om tidsrammer for ølservering på 
stevnearena. 
LS 2005 søkte i møte i desember 2004 om øl/vinservering i forbindelse med tre arrangement 
på Vidflotten skytebane under Landsskytterstevnet. Det ble da vedtatt at de kunne få servering 
til 23.30, med ro på Skytebanen klokka 24.00. De har nå påklaget avgjørelsen og ønsker 
servering fram til 00.30 med ro klokken 01.00 for de tre kveldene. 
 
Når Lesja nå har påklaget avgjørelsen med begrunnelse i at den begrensede servering vil 
medføre knappe tidsrammer for servering på arrangementene er styrets flertall villig til å gå 
inn for at Lesja får utvidet serveringstid. Det er betryggende at de legger opp til et stort 
vakthold (70 personer) og at de har etablert et samarbeid med politiet om arrangementene.    
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre gir Lesja skytterlag utvidet tillatelse til servering av øl/vin i forbindelse 
med kulturarrangement på Vidflotten skytebane under LS 2005. Tillatelsen gis for dagene 
30/7, 1/8 og 3/8. Servering skal være slutt klokken 00.30 og det skal være ro klokken 01.00. 
For øvrige betingelser vises til vedtak i sak 77/2004. 
 
Vedtatt mot en stemme. 
 
Sak 31/2005: Billån til ansatte 
I forbindelse med den låneordning som ble vedtatt for ansattes kjøp av bil i sak 76/2003, ble 
det gjort krav om at pantet skulle registreres i løsøreregisteret i Brønnøysund. 
Skytterkontorets Personalforening mener at dette kravet er en unødig utgift for den enkelte og 
ønsker at Skytterstyret fraviker dette kravet.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar å fravike kravet i sak 77/2003 angående krav om at bilen stilles 
som garanti for lånet og at pantet registreres i Løsøreregisteret i Brønnøysund. Krav om 
kaskoforsikring på billån mellom 80 000 kroner og 100 000 kroner fravikes tilsvarende. 
 
Sak 32/2005: Finansiering av fagbok i feltskyting 
Utarbeidelse av en fagbok i feltskyting har vært i planverket i utdanningsavdelingen noen år.  
Arbeidet er så vidt påbegynt, og det ser ut til at den kan bli ferdig i løpet av året.  Prosjektet er 
planlagt finansiert gjennom underposten ”instruksjonsmateriell”, og ble innarbeidet i det 
opprinnelige budsjettet for 2005. I utviklingsarbeidet er det sett behov for en utvidelse av 
prosjektet til også å inneholde en veileder for feltstevnearrangører. Oppdateringer og 
kompletteringer av avdelingens øvrige håndbøker og instruksjonsmateriell gjør at prosjektet 
ikke lar seg finansiere gjennom det opprinnelige budsjettet.  Det er innhentet priser på 
fagboken, men da man på nåværende tidspunkt ikke helt har klart for seg hvor omfattende 
sluttproduktet blir er det vanskelig å anslå en eksakt pris.  Foreløpige beregninger viser at 
prisen blir et sted mellom 70 og 100 tusen kroner. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar at kr 100.000 av private midler kan nyttes til å finansiere fagbok i 
feltskyting.  Beløpet tas av øremerkede midler til felt- og skifeltskyting. 



 
 
Meldingssaker: 1. Oppsummering av høringssaker vedrørende Skytterting og valg av 

formann 
 2. Forslag om justering av dopingregler 
 3. Brev fra Salten skyttersamlag med svar fra Skytterkontoret 
 4. Gjenstående saker til maimøtet 
 
Administrativt vedtak:  
Sammenslåing av skytterlag: Skavhaug skytterlag og Rørvik skytterlag slås sammen til ett 
skytterlag, Vikna skytterlag. Dette trer i kraft pr 1. april 2005. 
 
 
 
 
 



År 2005 den 22. og 23. mai holdt Norges Skytterstyre møte på Skytterkontoret, Oslo 
 
Til stede: Hans O. Kveli, Olav K. Vaaje, Jarle Tvinnereim, Sindre Undseth, Henning Ivarrud, 
Henning Westerås og Ferdinand Brovold 
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
 
Sak 33/2005: Tingsak: Forslag om nytt NM i feltskyting   
Romsdal og Ringerike skyttersamlag har i fellesskap fremmet forslag om å etablere et NM i 
feltskyting på våren, som eget mesterskap. Målsetningen med forslaget er å følge opp 
organisasjonens ønske om å høyne status og interesse for feltskyting. Likelydende forslag er 
mottatt fra Vest-Agder skyttersamlag, men etter fristen for innlevering av tingsaker. 
Romsdal og Ringerike skyttersamlag har sammen angitt noen rammer og føringer for det NM 
de ønsker å etablere. 
 
Norges Skytterstyres vurdering: 
Norges Skytterstyre ser positivt på alle forslag som kan bidra til økt aktivitet i feltskytingene. 
Intensjonen i forslaget er i så måte meget god, og inneholder interessante elementer til 
utviklingen av feltskytingen. 
 
Landsskytterstevnet og NM i feltskyting 
Landsskytterstevnet har en spesiell plass i Det frivillige Skyttervesen, og det er et overordnet 
prinsipp at det ikke innføres ordninger som synes å kunne svekke øvelsenes status eller 
arrangementets betydning for organisasjonen. En eventuell innføring av NM i felt på våren, 
må sees i lys av at dette mesterskapet ikke må svekke statusen til LS. 
Forslaget fra Romsdal og Ringerike legger også dette til grunn, ved å påpeke at feltskytingen 
på LS skal foregå som i dag, med unntak av at tittelen Norgesmester i feltskyting byttes ut. 
 
Tidspunkt og turnus 
Å knytte et NM i feltskyting til avslutningen av feltsesongen vil kunne bidra til å høyne 
statusen av NM-vinneren. Å finne et egnet tidspunkt som vil passe hele landet er krevende. I 
forslaget er april benyttet som utgangspunkt. Noen steder vil banesesongen på denne tiden 
være i gang uten at dette har spesiell betydning. Større betydning har det at arrangementet 
flere steder må gå på barmark, noe som vil vanskeliggjøre den tekniske delen i et så stort 
feltarrangement og begrense hvilke områder som kan benyttes. 
 
Som en fast ordning vil det beste alternativet være første helgen i april, og alternativt 2. helg 
ved kollisjon med påskehelgen. Tidlig i april passer godt i forhold til medias fokus, da 
vinteridrettene har avsluttet og sommeridrettene fortsatt ikke har kommet i gang. Det vil 
derfor kunne ligge godt tilrette for at feltskyting og DFS vil kunne få særlig høyt fokus i dette 
tidsrommet.  
 
Forslaget beskriver et NM-arrangement på en dag. I utgangspunktet et attraktivt forhold, som 
vil gi muligheten for flere arrangører til å avholde mesterskapet. Det må likevel påregnes et 
betydelig antall overnattinger i anledning arrangementet, noe som vil begrense hvilke 
arrangører som har tilfredsstillende infrastruktur. Infrastruktur i forbindelse med overnatting 
og transport står som regel i kontrast til de omgivelsene som kreves for slikt arrangement, om 
de ikke knyttes til militærforlegninger og skytefelt.  
 



Ordningen i dag er at konkurranser som foregår i organisasjonens regi, og som er 
landsdekkende avvikles etter turnus mellom landsdelene. Dette prisnipp er i dag så 
grunnfestet at det også bør gjelde for NM i felt. En rullering av arrangementet på turnus 
mellom landsdelene vil gi god anledning for de fleste til å overvære eller delta i disse 
mesterskapene. Det synes hensiktsmessig at turnusen avviker fra LS-turnus, da 
omkringliggende distrikt allerede er engasjert i forbindelse med LS. Imidlertid må man 
evaluere tildelingsordningen med jevne mellomrom, særlig hvis det blir vanskelig å finne 
villige eller egnede arrangører. Man bør også etter noen år se på hvor arrangementet skal ligge 
hvis det i enkelte deler av landet ikke samler stor nok deltakelse til å være sportslig forsvarlig. 
 
Arrangør av NM felt kan gjerne være ett eller evt. flere skytterlag som går sammen. Samlaget 
hvor NM går bør gis oppgaven med å føre overordnet tilsyn med arrangementet. 
Arrangementet bør tildeles av Norges Skytterstyre etter søknad, og søknader skal ha vedlagt 
uttalelse fra det respektive samlag. 
 
Deltakere og uttakskriterier 
Med forslag om at arrangementet skal kunne arrangeres på en dag blir det nødvendig å 
begrense deltakelsen. En øvre grense er fra forslagsstiller beskrevet til 400. Det må med andre 
ord være et sett med uttakskriterier som legges til grunn for deltakelsen. I og med at deltakere 
fra hele landet skal kunne delta er det naturlig å knytte kriteriene opp mot lokale mesterskap, 
eller andre landsomfattende mesterskap.  
 
Arrangementet vil gå så langt ut på våren at det er relativt lenge skytelyst. Dette gjør at om 
man utnytter dagen godt og med 30 skyttere i laget bør arrangementet greit ha kapasitet til det 
antall skyttere. Det vil si at med 13 lag á 30 skyttere, 20 minutter mellom lagene og en 
feltløype som tar ca 3,5 timer vil skytingen om man starter kl 0800 være ferdig til ca. kl 1530. 
I tillegg kommer evt. omskytinger og premieutdeling.  
 
Når det gjelder å finne en rettferdig ordning for fordeling av antall plasser til det enkelte 
samlag så er dette vanskelig. Det kommer helt an på hvilke kriterier som blir lagt til grunn. 
Uansett valg av kriterier bør disse evalueres etter noen år for å se om de har slått rettferdig ut.   
Forslagstiller anbefaler en tildeling av plasser i forhold til resultatene på LS året før. Øvrig 
deltakelse bør fordeles i form av kvoter fra samlagene. Disse kan for eksempel være knyttet til 
deltakelsen på samlagsmesterskapet i feltskyting. I denne forbindelse foreligger det i dag kun 
statistikk for deltakelsen totalt i alle klasser. Legger man denne statistikken til grunn vil flere 
av de minste samlagene kun ha 2 – 3 deltakere, mens det største vil ha 18 – 19 plasser ut fra 
en flat fordelingsnøkkel. Skal en samlagskonkurranse være en del av konkurransekonseptet 
må det derfor være en minimumsdeltakelse fra hvert samlag.  
 
Det finnes mange alternativer som kan legges til grunn, men de må ikke bli for kompliserte. 
En ordning med at alle samlag får fast 3 plasser, og at de 100 beste i foregående LS også gir 
deltakerplass for sitt samlag er en annen modell. Øvrige skyttere kvoteres inn etter samlagets 
deltakelse på sitt samlagsmesterskap i feltskyting. 
 
Det er lite trolig at alle samlag vil stille med fulle kvoter. Dette vil bl.a. være svært avhengig 
av hvor stevnet er lokalisert. Det bør i denne sammenheng være en ordning med at ledig 
kapasitet blir utnyttet. Derfor kan samlagene melde på reserver i prioritert rekkefølge, der man 
lar alle med lik prioritet delta. Eksempelvis er det ledig kapasitet på 48 skyttere. Det er 
innmeldt 24 første reserver, 21 andre reserver, 14 tredje reserver osv. Da får alle 1. og 2. 
reserver skyte, ingen 3. reserver. 



 
Et NM med uttatte skyttere vil kunne gjøres mer krevende, og løypa kan tilrettelegges slik at 
skytterne utfordres i de ferdighetene som en feltmester bør inneha. På den måten sikrer man at 
vinneren innehar svært gode ferdigheter i feltskyting. På en annen side vil et slikt opplegg 
trekke med seg et ønske fra aktuelle skyttere om å kunne få tilrettelagte stevner i forkant, slik 
at disse kan benyttes som trening og uttaksstevner. Det uheldige med dette er at disse 
stevnene vil være for krevende for de øvrige skytterne og avstanden mellom de beste og de 
mindre gode blir vesentlig større.  
 
Tittel og premiering 
Forslagsstiller ønsker at vinner av feltskytingen på LS blir tildelt tittelen Feltkonge og at 
vinner i NM felt blir kalt Norgesmester i feltskyting. De har videre et ønske om at vinner av 
NM i feltskyting skal tildeles kongepokal. Dette kan nok virke litt paradoksalt at den av de 2 
vinnerne som ikke tildeles kongepokalen blir benevnt Feltkonge. Derfor bør man finne en 
annen egnet tittel til vinneren av Landsskytterstevnet, for eksempel Feltmester. 
 
Andre forhold 
Et sentralt mesterskap med skyttere fra hele landet vil bety mye administrasjon i forbindelse 
med reise, innkvartering og tilrettelegging for ankomne. Et mesterskap med stor media-
oppmerksomhet og stor prestisje vil måtte kvalitetssikres, slik at arrangementet er presentabelt 
og at sportslige hensyn ivaretas i forhold til reglementet. Arrangementet vil derfor kreve store 
forberedelser i forkant. Et NM i feltskyting vil av denne grunn vanskelig kunne arrangeres 
uten å pålegge administrasjonen et vesentlig merarbeid. 
 
Det frivillige Skyttervesen har til formål å være en breddeorganisasjon. Med bakgrunn i dette 
bør organisasjonens arrangementer være særlig tilrettelagt for at bredden skal kunne delta i 
den aktiviteten som organiseres. Et NM i feltskyting med begrenset deltakelse vil ikke være 
oppnåelig for bredden i organisasjonen, men kun et tilbud for de aller beste. Dette i seg selv er 
lite tiltalende i forhold til aktivitetstilbudet vi som organisasjon bør tilrettelegge for. 
Konkurransetilbudet for de beste skytterne er godt ivaretatt gjennom norgescup, nordisk og 
flere distriktsvise mesterskap med uttakskriterier og begrenset deltakelse. 
 
Feltskytingen på Landsskytterstevnet vil med etableringen av et eget NM i feltskyting også få 
et preg av å bare være der, uten helt å ha noen betydning. Dette vil ha en uheldig effekt for 
Landsskytterstevnet som arrangement, noe som gir en utvikling Norges Skytterstyre ikke 
ønsker. 
 
Norges Skytterstyre ser ikke positivt på en utvikling i retning av stadig tilrettelegging for en 
smal gruppe. Med bakgrunn i organisasjonens formålsparagraf og de ønsker vi har for 
organisasjonens utvikling anser vi det mest tjenlig at aktivitetstilbudene som gis, er tilbud for 
alle medlemmer av våre skytterlag. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2005 til å gjøre følgende vedtak: 
 
Dagens ordning i forbindelse med Norgesmesterskapet i feltskyting opprettholdes. Det søkes 
om å få tildelt kongepokal i NM felt. 
 
 
 



Sak 34/2005: Tingsak: Sammenslåing av samlagene Grenland og Aust-Telemark 
Det foreligger søknad fra Aust-Telemark og Grenland skyttersamlag om sammenslåing 
gjeldende fra og med 2006. 
 
Vest-Telemark var også invitert til å være med på en sammenslåing, men takket nei til dette i 
denne omgang og vil drøfte saken videre i neste ombudsmøte.  
 
Norges Skytterstyre sendte høringsbrev vedrørende samlags- og landsdelskretsgrenser til 
samlagene 15.feb 2005, med høringsfrist 15.januar 2006. Det er Norges Skytterstyres 
intensjon å sette dette på sakskartet for Skyttertinget 2006. 
 
Norges Skytterstyres vurdering: 
Søknaden om sammenslåing av de to nevnte samlag virker godt drøftet og det er etter alt å 
dømme stor enighet om at dette er rett vei å gå for skyttersaken i regionen. Aust-Telemark  
har slitt med å finne tillitsvalgte og har dessuten, i følge dem selv, lav aktivitet.   
 
Som det framgår av vedlagte skriv synes de fleste sider, positive og negative, å være grundig 
belyst. Konklusjonen er relativt entydig positiv. 
 
Det initiativ Norges Skytterstyre har tatt hva gjelder en generell gjennomgang av 
organisasjonens struktur, herunder samlags- og landsdelskretsgrenser har sin bakgrunn i 
initiativ fra formannen, med støtte fra et enstemmig styre. Saken er for øvrig drøftet ved flere 
anledninger tidligere.  
 
Det ville være naturlig å ha en samlet sak vedrørende strukturendringer på Skyttertinget 2006. 
I så fall kunne saken fra Telemark eventuelt også innbefatte Vest-Telemark.  
 
På den annen side er det ikke klart om det blir noen konkrete saker om endringer på 
Skyttertinget i 2006. I så fall synes det urimelig at saker som er klare for eventuelt vedtak 
utsettes i påvente av andre saker som kanskje (ikke) kommer. 
Skulle det komme flere forslag til endringer kan det neppe skade saken å ha et eventuelt 
eksempel på endring, og ha hørt den debatten som naturlig vil følge saken i år. Dersom man 
generelt ønsker en positiv holdning til konstruktiv debatt om endringer er det kan hende en 
fordel å ha en ”pilotsak”, med tilhørende meningsutveksling, på Skyttertinget 2005.  
 
Norges Skytterstyre er enig med samlagene i at en sammenslåing i hovedsak vil gi en positiv 
administrativ effekt. Et nytt samlag vil ikke bli spesielt stort i antall lag og med nye 
administrative rutiner bør ikke dette ha noen vesentlige negative sider. Det vil, som samlagene 
selv påpeker, bli noen utfordringer med å få opp aktiviteten i lag som ligger nede. Her vil nye 
tillitsvalgte kunne representere en ny giv og dermed være av positiv betydning for 
skyttersaken i regionen.  
De skytterlag som er lite aktive/ligger nede bør imidlertid ikke tro at aktivitet fra et nytt 
samlags side ene og alene skal kunne blåse liv i laget.  
 
Norges Skytterstyre er av den oppfatning at det etter en samlet vurdering synes å kunne være 
gunstig for skyttersaken, særlig i Aust-Telemark, at de to samlagene slår seg sammen til ett 
samlag.  
 
I søknaden framkommer det at man ikke har funnet fram til navn på et nytt samlag. Det er 
derfor naturlig at dette blir overlatt til samlagene å bli enige om.  



        
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2005 til å fatte følgende vedtak: 
 
Under forutsetning av Forsvarsdepartementets godkjenning blir skyttersamlagene Grenland 
og Aust-Telemark slått sammen til ett skyttersamlag med virkning fra 1.januar 2006. De to 
samlagene gis fullmakt til å fastsette navn på det nye samlaget. 
 
Sak 35/2005: Tingsak: Forslag om nedleggelse av skifelt og skogsløp 
Hardanger og Voss skyttarsamlag, støttet av et enstemmig ombudsmøte, fremmer forslag for 
Skyttertinget om nedlegging av skifelt og skogsløp med feltskyting i DFS med virkning fra 
2006. Forslaget begrunnes i hovedtrekk slik: 
 
”Skifelt er så lite utbredd at grensen for tildelig av midler fra DFS er nådd for lenge siden. 
Under NM 2004 deltok 34 løpere, hvorav 9 i kampen om Kongepokalen. Heimevernet ser seg 
heller ikke lenger tjent med å støtte opp om disiplinene. Dette framkommer særlig gjennom at 
de ikke lenger ønsker å delta i skifeltutvalgets møter, og HV har også trekt seg ut av 
samarbeidet om NM skogsløp. Innsparte midler kan med fordel nyttes mye bedre på andre 
felter i organisasjonen.” 
 
Norges Skytterstyres vurdering: 
Norges Skytterstyre har bedt DFS/Utvalget for skifelt om en uttalelse til forslaget. Utvalgets 
kommentar er slik:  
DFS/utvalget for skifelt har over tid registrert at det i deler av organisasjonen er elementer 
som stiller spørsmål ved sektorens berettigelse. Utvalget har forståelse for at det i lys av 
oppslutning og kostnader kan stilles slike spørsmål, men mener saken er langt mer omfattende 
og nyansert enn slik som begrunnet i forslaget. Vi vil spesielt bemerke at øvelsene er svært 
relevante sett i lys av formålsparagrafen, og at øvelsen i et historisk perspektiv har solide 
tradisjoner i organisasjonen. Ettersom økonomi blir benyttet som et hovedargument vil 
utvalget bemerke at sektorens budsjett dekker alle kostnader innen skifelt og skogsløp, unntak 
for sekretærens arbeide innenfor ordinær arbeidstid. Sammenligningsvis er kostnadene for 20 
skyttere til Nordisk mesterskap det samme som det koster å drifte skifeltsektoren totalt sett.  

 
DFS skal være en breddeorganisasjon, og det vil derfor være feil å benytte deltakelse i NM 
som argumentasjon. Forslagsstillerens faktaopplysninger om NM deltakelsen i 2004 er også 
feil ved at det var 25, og ikke 9 som deltok i kongepokalklassen. Selv om det skulle vært 
betydelig større oppslutning om sektorens aktiviteter, viser tross alt sammendraget av 
årsmeldingene for 2004 en betydelig økning for skogsløp med ca. 50 % framgang fra 
foregående år. 

 
Utvalget finner gjenværende tid fram til årets Skytterting for svært begrenset, og særlig for å 
kunne foreta en grundig prinsipiell og saksrelatert drøfting i en så alvorlig sak for sektoren. 
Det ønskes derfor mer tid til å forberede saken før den legges fram for Skyttertinget, slik at 
den kan inneholde en grundig situasjons- og konsekvensanalyse, samt at sektorens betydning 
for DFS, dens muligheter og potensial blir vurdert. Med bakgrunn i denne vurdering anmoder 
DFS/Utvalget for skifelt om at Norges Skytterstyre utsetter saken, slik at det kan bli 
gjennomført en tilstrekkelig prosess fram til Skyttertinget 2006 før sektorens videre skjebne 
blir bestemt. 
 



 
Norges Skytterstyre støtter utvalgets ønske om å utsette behandling av forslaget til 
Skyttertinget 2006. Det nye Heimevernet vurderer også for tiden sin interesse og engasjement 
for skifeltsektorens virksomhet.  
 
Et så alvorlig vedtak som å legge ned aktivitetsområder må derfor baseres på grundige og 
veloverveide vurderinger, og ikke gjøres som en forhastet beslutning. Norges Skytterstyre 
ønsker således at DFS/Utvalget for skifelt analyserer og utreder skifeltsektorens framtid i DFS 
med vurdering av profil, aktiviteter, betydning for DFS, muligheter/konsekvenser tiltak og 
kostnader. Utvalgets rapport sammen med høringen i skyttersamlagene vil danne grunnlag for 
Norges Skytterstyres innstilling og Skyttertingets drøfting i 2006.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2005 til å fatte følgende vedtak: 
 
Behandling av forslaget fra Hardanger og Voss skyttarsamlag om nedlegging av 
skifeltsektorens virksomhet utsettes til Skyttertinget 2006. DFS/Utvalget for skifelt gis i 
oppdrag innen 1. oktober 2005 å utrede sektorens framtid med vurderinger av profil, 
aktiviteter, betydning for DFS, muligheter/konsekvenser, aktuelle tiltak og kostnader. Deretter 
sendes sak om skifeltsektorens virksomhet til høring på ombudsmøtene i 2005. 
 
Sak 36/2005: Tingsak: Organisering av Skyttertinget – tid og sted 
Rådgivende utvalg har, etter oppdrag fra Norges Skytterstyre, drøftet Saksbehandlingsreglene 
for Skyttertinget. I sin innstilling har utvalget også behandlet spørsmålet om tid og sted for 
Skyttertinget og konkludert med at Skyttertinget bør avholdes annethvert år i første halvdel av 
november. Begrunnelsen er at de mener organisasjon ikke har flere saker av prinsipiell art enn 
at Skyttertinget kan avholdes annethvert år, samt at de mener det er bedre å flytte 
Skyttertinget fra Landsskytterstevnet for å få mer oppmerksomhet om Skyttertingets 
forhandlinger.      
 
Norges Skytterstyre har gjennomført høring om dette spørsmål i samlagene. 29 samlag har 
svart. Resultatet er slik: Årlig ting:17, toårlig 12. Avholdes på LS: 15, utenom LS 14. 
 
Norges Skytterstyres vurdering: 
Relativt likelydende sak ble drøftet på Skyttertinget 1985. Det ble da ikke gjort endring på 
dagens ordning. 
 
Norges Skytterstyres flertall er av den oppfatning at tradisjonene rundt dagens avholdelse av 
Skyttertinget er gode. Når Skyttertinget avholdes i forbindelse med Landsskytterstevnet sikrer 
man god deltakelse fra samlagene når de allikevel er tilstede på Landsskytterstevnet. Årlige 
Skytterting er også positivt for saksbehandlingstiden i organisasjonen. Et annet argument er at 
Skyttertinget gis bedre mulighet for oppfølging av regnskaps- og budsjetteringsarbeidet når 
det avholdes årlig.  
 
Administrasjonen har på sin side i saksbehandling til Skytterstyret konkludert med at de er  
interessert i Skytterting på et annet tidspunkt, subsidiært annet hvert år under LS. Dette 
begrunnes med stort arbeidspress i forbindelse med klargjøring av Landsskytterstevnet, hvor  
3-4 ansatte (herunder ledelsen) er opptatt på Skyttertinget. 
 
 



Vedtak: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2005 til å gjøre følgende vedtak: 
 
Dagens ordning for avvikling av Skyttertinget opprettholdes. 
 
Styrets flertall med representantene, Vaaje, Tvinnereim, Ivarrud og Westerås stemte for å  
beholde dagens ordning.  
 
Styrets mindretall med representantene Kveli, Undseth og Brovold stemte for følgende forslag 
framsatt av Kveli: 
 
Det gjøres prinsippvedtak om at Skytterting skal holdes annet hvert år innen utgangen av 
april måned. Det første ting i ny ordning holdes før 1. mai 2007 og deretter hvert annet år. I 
forbindelse med LS innkalles formennene til formannsmøte som avholdes fredag før åpning av 
LS. Nødvendige lovendringer blir å vedta på Skyttertinget 2006. 
 
Selv om Skytterstyrets flertall ønsker å beholde dagens ordning, vedtok Skytterstyret 
enstemmig å sende saken til behandling på Skyttertinget 2005. 
 
Sak 37/2005: Tingsak: Valg av formann i Norges Skytterstyre 
Etter oppdrag fra Norges Skytterstyre har Rådgivende utvalg drøftet saksbehandlingsreglene 
for Skyttertinget. I dette arbeid har valg av formann i Norges Skytterstyre blitt tatt fram som 
eget tema. Her tilrår utvalget at formann i styret velges på fritt grunnlag utenom de fem 
landsdelsvise representantene.  
 
Etter at innstillingen fra utvalget forelå besluttet Norges Skytterstyre å sende dette på høring 
til samlagene. Høringsresultatet er 24 for valg på fritt grunnlag, 5 for dagens ordning. 
 
Norges Skytterstyres vurdering: 
Ordningen med valg av formann i DFS har vært oppe til drøfting i organisasjonen i tre 
forskjellige Skytterting. Så langt har forslag om at formannen skal kunne velges på fritt 
grunnlag, i tillegg til de fem valgte landsdelsrepresentanter i Norges Skytterstyre, blitt avvist. 
 
Norges Skytterstyres flertall er av den oppfatning at det til en hver tid bør være mulig å velge 
en av de fem landsdelsvise representantene i Skytterstyret til formann. Valgkomiteen og 
landsdelene bør således i sin utvelgelse av representanter til Skytterstyret satse på kandidater 
som også kan ta vervet som formann. Å innføre en ordning med formann på fritt grunnlag vil 
således kunne bli en ”sovepute” for ikke å velge kandidater fra landsdelene som en ser for seg 
som framtidig formannskandidater.   
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2005 til å fatte følgende vedtak: 
 
Dagens ordning for valg av formann til Norges Skytterstyre opprettholdes. 
 
Styrets flertall med representantene, Vaaje, Tvinnereim, Ivarrud og Westerås stemte for å 
beholde dagens ordning. 
 
Styrets mindretall med representantene Kveli, Undseth og Brovold stemte for følgende forslag 
framsatt av Kveli: 



 
Det gjøres prinsippvedtak om at valg av formann til Norges Skytterstyre skal gjøres på fritt 
grunnlag som tillegg til de fem valgte landsdelsrepresentanter. Nødvendige lovendringer blir 
å vedta på Skyttertinget 2006. 
 
Selv om Skytterstyrets flertall ønsker å beholde dagens ordning, vedtok Skytterstyret med 6 
mot 1 stemme (Westerås) å sende saken til behandling på Skyttertinget 2005. 
 
Sak 38/2005: Tingsak: Forslag om endring av tidspunkt for Skytingens Dag 
Oslo Skyttersamlag har fremmet forslag om å flytte tidspunkt for Skytingens Dag fra 
månedsskiftet mai/juni til etter Landsskytterstevnet. Dette for bedre å utnytte effekten av 
Landsskytterstevnets PR for skytesporten. Konkret ønsker de at Skytingens Dag går første 
helg, eventuelt andre helg etter Landsskytterstevnet. 
 
Norges Skytterstyres vurdering: 
Spørsmålet om tidspunktet for Skytingens Dag har flere ganger tidligere vært drøftet i 
organisasjonen. Sist det ble drøftet var på Skyttertinget 1998 da Urskog skytterlag gjennom 
Akershus skyttersamlag fremmet et tilsvarende forslag som det Oslo skyttersamlag nå 
fremmer. Den gang falt forslaget på Skyttertinget mot 10 stemmer. 
 
Skytingens Dag har tidligere vært prøvd avholdt etter Landsskytterstevnet. I 1992 ble 
Skytingens Dag avholdt 23. august, men erfaringene fra dette året gjorde at man gikk tilbake 
til månedsskiftet mai/juni. Spesielt var flere negative fordi helgen sperret muligheten for 
andre begivenheter som finaler i avisskytinger, mesterskap og andre tradisjonsrike stevner 
etter Landsskytterstevnet. Stor oppmerksomhet i skytterlagene om skyteprøven for 
storviltjegerne gjorde at flere følte det som en ekstra belastning med samtidig å tilrettelegge 
for Skytingens Dag. 
 
Forslaget fra Oslo skyttersamlag har imidlertid en god tanke med at man ønsker å utnytte 
effekten fra Landsskytterstevnet mens stemningen ennå er ”varm”. Skytterstyret er imidlertid 
skeptisk til om effekten som Oslo ønsker vil bli en realitet. Både skytterlag og skyttere får 
etter Landsskytterstevnet en automatisk ”utladning”, og et Skytingens Dag-arrangement vil på 
det tidspunkt nok føles som mer en belastning istedenfor en lystbetont aktivitet.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2005 til å gjøre følgende vedtak: 
 
Dagens ordning med Skytingens Dag i månedsskiftet mai/juni opprettholdes. 
 
Sak 39/2005: Hedersbevisninger 
 
Vedtak: 
Hedersbevisninger ble besluttet tildelt. Ført i B-protokoll. 
 
Sak 40/2005: Hovedbegivenheter 2006 
Ubestemt   NM i skifeltskyting,  
 
Ubestemt Landskamp i skifelt mellom Norge-Sverige, Sverige 
 
19.mai – 21.mai:  Norgescupstart i baneskyting, Østlandet 
 



28.mai:   Skytingens Dag 
 
10. og 11.juni:   Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 
 
17. og 18.juni:   Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 
 
27.juli – 29.juli:  Norgescup i baneskyting, Nord-Norge 
 
28.juli – 5. august:  Landsskytterstevnet, Målselv 
 
12. og 13.august:  Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 
 
19. og 20.august:  Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 
 
25.august – 27.august: Norgescupavslutning i baneskyting, Midt-Norge  
   
1. og 2.september: Nordisk mesterskap og Nordisk ungdomsmesterskap, Overhalla, 

Norge 
 
9. og 10.september:  NM i skogsløp med skyting, Mo skytterlag  
 
 
Vedtaket angående tidspunkt for Skytingens Dag gjøres med forbehold om at det ikke gjøres 
endringer på tidspunkt for Skytingens Dag på Skyttertinget 2005.  
 
Sak 41/2005: Tingsak: Forslag om endring av skivestørrelsen på 100 m under LS 
Akershus skyttersamlag fremmer forslag som gjelder endring av skivestørrelsen på 100 m 
under LS fra dagens 60 cm-skive til 50-cm-skive.  
 
Akershus skyttersamlag ønsker at endringen gjennomføres som en forsøksordning under LS, 
og evalueres umiddelbart etter første LS hvor dette er utprøvd. 
 
Den aktuelle saken ble sist behandlet under Skyttertinget, sak 21, 1994. Forslaget ble da 
fremmet av Opland skyttersamlag, og gjaldt en generell overgang fra 60 cm tvillingskive til 
50 cm tvillingskive. Bakgrunnen for forslaget var en tilnærming i vanskelighetsgrad når det 
gjaldt 100, 200 og 300 meter. 
 
Norges Skytterstyres innstilling til Skyttertinget var å opprettholde ordningen med 60 cm 
skive. Dette ble vedtatt med 48 stemmer. 
 
I drøftingen ble det vektlagt en mer helhetlig vurdering av utfordringer i ungdomssektoren, og 
breddetanken. Den utfordringen som lå i å få flere skyttere med på banen løses ikke ved å 
gjøre skiven mindre og dermed øke avstanden mellom skyttere i utvikling og de aller beste. 
Det ble dratt en parallell til finfeltskytingen, der forslag til tiltak mot sviktende deltakelse var 
å gjøre oppleggene lettere. 
 
Liknende forslag er blitt diskutert i DFSU fra tid til annen, uten at det er blitt tingsak etter 
1994. 
 
Forslag om endring av skivestørrelsen på 100 m under LS: 
Sammendrag av Akershus skyttersamlags vurderinger: 



 
Skytesporten er i utvikling når det gjelder ammunisjon, gevær, bekledning og treningslære. 
Størst betydning har kanskje den nye rekruttpatronen som i dag er meget god og anerkjent, 
også til bruk på 200 meter. Dette har ført til en eksplosjon av 250/350-resultater i 
rekrutteringsklassene. Akershus viser til statistikk og fordeling fra Landsskytterstevnet 2004 
som viser at 368 skyttere hadde 245 eller mer. Har du som skytter da mistet et eller to poeng 
er du ute av toppstriden. Ikke minst følte flere skyttere fra samlaget dette under siste LS. 
 
Ved å redusere skiven til 50 cm (tieren = 5 cm) ville, med tilnærmet omregning, flere 10,1 og 
10,0 treff fått verdiene 9,9 og 9,8. Dette reduserer antallet toppresultater betraktelig.  
 
Sikteblinken forblir den samme, men skiva reduseres elektronisk. En parallell blir dratt til 
finfelten der figurene for en tid tilbake fikk redusert yttertreffet med 1 cm. 
 
Akershus argumenterer mot å kun redusere sentrumstieren, for det ville stille enda strengere 
krav til presisjon og utstyr. Noe som igjen også blir et spørsmål om økonomi. 
 
Med en reduksjon av skiven på sikt vil vi få enda mer nøye og bedre skyttere. Indirekte vil 
dette medføre en forberedelse på overgangen til senior. 
 
Videre følge av forslaget blir at skyttere som innledningsvis har mistet et poeng eller to på 
ingen måte er ute av toppstriden før omgangen. 
 
Kommentarer fra DFSU møte den 4. april 2005: 
DFSU savner en mer helhetlig vurdering og konsekvenser av forslaget. Vi jobber rotfestet i en 
formålsparagraf, og spørsmålet blir om forslaget vil gi en økning i antallet 
rekrutteringsskyttere, særlig med tanke på deltakere under LS. Akershus konkluderer med at 
dette vil åpne muligheten for flere å hevde seg, og at skytterne blir bedre og mer nøye. De 
beste vil alltid være best, men skillet mellom best og middels vil øke. Hensynet må ligge hos 
bredden av skyttere. Når vi ser bort i fra aspirantklassen har vi ca 10 000 rekrutteringsskyttere 
som kan delta ved Landskytterstevnet. Også her må hensynet ligge hos bredden av skytterne, 
og vi skal være oppmerksomme på å ikke tilrettelegge for en liten kjerne av toppskyttere. 
Værforholdene kan variere hele dagen, og ved å redusere skivestørrelsen vil variasjon mellom 
gunstigste og vanskelige forhold gi større utslag på resultatene. Særlig gjelder dette skyttere 
som velger å skyte med kal. .22. Normalt er forholdene best om morgenen før vinden, sol og 
mirage blir forstyrrende elementer. Vi regner med at skyttere ønsker å møte forberedt til LS. 
Kravet til stevner og trening på redusert skive vil øke. Å møte en redusert skive kun på LS 
synes lite hensiktsmessig. DFSU ønsker således at ordningen med 60 cm skive opprettholdes. 
 
Norges Skytterstyres vurdering: 
For ytterligere å sette fokus på breddeperspektivet finner Norges Skytterstyre det gunstig å 
hente statistikk fra 350-klubben, det vil si skyttere som for første gang oppnår 350 ved åpent- 
samlags- landsdels- eller landsstevne: 
1998 –  629 medlemmer  – 65 nye 
1999 –  673 medlemmer – 44 nye 
2000 –  743 medlemmer – 70 nye 
2001 –  815 medlemmer  – 72 nye 
2002 –  893 medlemmer  – 78 nye 
2003 –  992 medlemmer  – 99 nye 
2004 –  1075 medlemmer – 83 nye 



 
Ut fra antallet registrerte rekrutteringsskyttere er det ikke mange som oppnår 350 poeng årlig. 
Et mindretall har et nivå hvor de stadig skyter 350 poeng. Skivestørrelse er bare en liten del 
av en større helhet som må vurderes når det gjelder progresjon og differensiering i 
rekrutteringsklassene. 
 
LS er organisasjonens flaggskip og er kjent for det store antallet mennesker som samles. Det 
er ønskelig at flest mulig deltar under LS og her får en positiv opplevelse på og utenfor 
standplassen. Rammen rundt LS er fylt av forventninger, ikke minst til egen prestasjon. Ved å 
redusere skivestørrelsen kun på LS vil et flertall få en negativ opplevelse i forhold til forventet 
resultat, og spørsmålet blir om vi på sikt er tjent med en slik utvikling. 
 
Norges Skytterstyre vil vektlegge at DFS har som formål å lære flest mulig praktisk 
skyteferdighet. Skyttersporten er en breddeidrett, og en redusert skive vil gjøre det 
vanskeligere for de middels erfarne skytterne. Det er viktigere å tilrettelegge for de mindre 
erfarne, enn en forholdsvis liten elite. Skytterstyret er derfor helt enig i DFSU sin vurdering, 
og vil derfor gå inn for at dagens ordning opprettholdes.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2005 til å fatte følgende vedtak: 
 
Dagens ordning med 60 cm skive på 100 meter opprettholdes. 
 
Sak 42/2005: Tingsak: Deltakelse i klasse AG3 for skyttere i klasse 1-5 og V55 
Generalinspektøren for Heimevernet, Bernt Brovold, har bedt Norges Skytterstyre ta opp til 
drøfting regelverket for klasse AG3, og spesielt vurdere mulighetene for å gi anledning til å 
delta i både klasse AG3 og sin ordinære klasse ved samme stevne. Brovold ønsker med dette å 
stimulere aktive skyttere i Heimevernet til å delta i klasse AG3, og håper som en effekt at 
disse kan motivere ikke aktive skyttere i Heimevernet til å delta.  
 
Norges Skytterstyres vurdering: 
 
Statistikk 
AG3-klassen ble innført i DFS fra 2000. Statistikken viser så langt flg. utvikling:  
 

År 2000 2001 2002 2003 2004 
Deltakere i AG3 klassen på LS 118 53 60 60 47 
Aktive AG3 skyttere iht. 
årsmeldingene 

359 1083 3057 5851 995 

 
Det er store variasjoner i antall aktive AG3 skyttere årene i mellom, noe som trolig skyldes 
feilføring. HV soldater som skyter minst 30 skudd på et skytterlags bane i fbm. årets trening 
skal føres opp i klasse 1, men trolig blir mange av disse ført i klasse AG3, som er for aktive 
AG3 skyttere.  
 
Generelt er deltakere i klasse AG3 på vanlige stevner i fåtall, og mange ganger helt 
fraværende. Landsskytterstevnet har heller ikke klart å få den store oppslutningen med 50 – 
60 deltakere de siste årene.   
 



DFS skyttere som rekrutterer AG3 skyttere 
Tar man utgangspunkt i innledende Stangskyting under Landsskytterstevnet er det i de fleste 
lagene på standplass minst én som benytter AG3. Dette viser at det er en del aktive skyttere 
som har våpenet og allerede benytter det i konkurranser, men de deltar fortsatt i sin ordinære 
klasse. Ved å åpne for å delta i samme stevne i 2 forskjellige klasser vil man kunne øke 
deltakelsen i klasse AG3 noe. Det viktigste vil imidlertid være at forutsetningene for å 
rekruttere nye skyttere fra Heimevernets rekker vil bli forbedret. Aktive skyttere som deltar i 
klasse AG3 vil kunne motivere, rettlede og ta med seg interesserte på trening og til 
konkurranser, og derved redusere terskelen for å komme i gang.  
 
Økt deltakelse i klasse AG3 forutsetter optimal tilrettelegging. At skytterlagene blir flinkere 
til å tilrettelegge for klassen med egne opplegg spesielt i felt er et vesentlig element. Videre 
må kontakten mellom HV og DFS lokalt bli betraktelig bedre. Det er også en forutsetning at 
Heimevernets sentrale ledd med stab, skoler og ikke minst distriktene støtter opp om 
ordningen.  
 
Klasseinndeling 
Å gi utvidede muligheter for DFS skyttere til å delta i klasseAG3 vil forhåpentligvis gi økt 
deltakelse. Dette vil kunne gi en høyning av resultatene, noe som vil gjøre det vanskeligere 
for ”den vanlige AG3 skytter” å hevde seg. For skyttere flest, og spesielt i de lavere klassene, 
er det en motivasjonsfaktor at man har rimelige muligheter til å oppnå premie. Signalene fra 
HV er imidlertid at de ønsker kun én klasse. Arrangementsmessig er dette også å foretrekke 
for DFS, da det allerede er et stort antall klasser.   
 
Arrangementsmessige forhold rundt å skyte 2 ganger i samme stevne 
Landsskytterstevnet vil by på noen utfordringer ved at det blir deltakere som skal skyte alle 
øvelser 2 ganger. Å finne løsninger slik at man kun deltar i én skyting pr. dag er mulig, men 
dette vil kreve noen tilpassinger. Med utgangspunkt i tidstabellen for LS 2004 vil den enkleste 
løsningen bli å starte med innledende grovfeltskyting for klasse AG3 på fredag ettermiddag, 
og med påfølgende baneskyting lørdag ettermiddag eller søndag.  
 
For andre stevner i DFS vil det også medføre noe ekstra koordinering. I baneskyting bør dette 
ikke by på spesielle problemer, men i feltskyting vil det være forhold som kompliserer 
arrangementet. Eksempelvis vil det ved enkelte stevner bli knapt med tid til å gjennomføre 2 
feltrunder. Stevner med ukjent avstand vil by på den utfordringen at avstandene ikke vil være 
så ukjente ved 2. gangs gjennomføring. Trolig vil dette være av mindre betydning i klasse 
AG3, og problemet omgås i all hovedsak om de som skal skyte to ganger, skyter DFS- 
opplegget først. Det bør også vurderes å åpne for at klasse AG3 kan følge finfeltprogrammet 
for klasse Junior, noe som vil være en samordning med Jegerklassen.  
De som skal delta i begge klasser ved samme stevne møte opp så tidlig at de ikke forsinker 
arrangementet.  
 
Militært NM til Landsskytterstevnet 
Militært NM med AG3 legges fra 2005 til Landsskytterstevnet. En samordning slik at alle 
som deltar i klasse AG3 også automatisk deltar i Militært NM vil være den naturlige 
løsningen med den nye ordningen. Det forutsettes at dagens program for klasse AG3 også 
benyttes i det Militære Norgesmesterskapet.   
 
 
 



AG3 kun tillatt brukt i klasse AG3 
Med forslaget gis det muligheter for en ordning med klarere skille mellom hvilke våpentyper 
klassene kan benytte. AG3 kun tillatt brukt av de som konkurrerer i klasse AG3 vil ikke 
lenger sette begrensninger for DFS skytteres bruk av dette våpenet når de i tillegg gis 
anledning til å skyte i klasse AG3 ved samme stevne. Det synes også mest riktig at skyting 
med AG3 foregår i uniform, og ikke med spesialutviklet skytterbekledning. En slik løsning er 
i tråd med forslag fra Rogaland skyttersamlag til Norges Skytterstyre, om at AG3 kun skal 
benyttes av skyttere i klasse AG3.   
  
De som deltar i begge klassene ved samme stevne vil også skyte Stang og felthurtig to ganger, 
og dermed få to muligheter til å kvalifisere seg til finaler. Her vurderes det slik at det vil kun 
unntaksvis forekomme skyttere som har så gode ferdigheter at de har reelle sjanser til å 
kvalifisere seg til samme finale med begge våpen. Hvis så skjer, vil det naturlige være at 
denne skytteren deltar i finalen med det våpenet han/hun har oppnådd best resultat i 
kvalifiseringen.  
 
Stangfinalen på LS 
Stangfinalen er ett av Landsskytterstevnets største høydepunkter. Med høy stemning, mye 
publikum og ikke minst god seeroppslutning på TV er dette et viktig utstillingsvindu for DFS. 
I spenningen rundt hvem som skal vinne er det også knyttet spenning til hvilket våpen som vil 
seire. Dette momentet gir finalen ekstra spenning, og for mange forsterkes opplevelsen ved 
følelser for eller i mot AG3. Samtidig er dette også kilden til sterke meninger og oppfatninger 
om at man ikke konkurrerer på likeverdige vilkår. Å finne fram til løsninger som tilfredsstiller 
begge sider, og samtidig ivaretar prestisjen for begge våpentypene er langt fra enkelt. Det 
mest nærliggende vil være å innføre 2 finaler, en for hver av våpentypene. Dette vil på den 
annen side medføre stor usikkerhet særlig med hensyn til hvordan spesielt TV vil prioritere 
sine sendinger. En muntlig forespørsel til NRK har gitt til svar at det ved en to deling ikke vil 
være interessant å vise AG3 finalen. Dette blir å regne som et bedriftsmesterskap for 
Forsvaret. Bortfall av mediedekning er mest betenkelig fra Forsvarets side, ettersom deres 
utøvere/våpen kun profileres i denne øvelsen. Man mister også den visuelle sammenlikningen 
mellom våpnene når de ikke konkurrerer side ved side. 
 
En samlet vurdering tilsier at dagens ordning der AG3 og DFS våpen konkurrerer sammen i 
finale bør videreføres. Ettersom de som heretter benytter AG3 blir underlagt regelverket for 
klasse AG3, og at det derved ikke tillates bruk av spesialbekledning, vil gjøre skytingen noe 
mer krevende. Dette vil trolig utjevne eventuelle fordeler AG3 har, samtidig som skytterne 
også må trene og skyte med den øvrige utrustning Forsvaret benytter.  
 
Flere ønsker at hurtighet framfor presisjon skal prioriteres noe høyere. Særlig NRK ser gjerne 
at det benyttes enda kortere hold slik at skytterne kan satse på høyere tempo, noe som vil gi 
mer ”action”. En slik dreining vil nok øke fordelene for de som benytter AG3 framfor 
repetergevær.   
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2005 til å vedta flg. tillegg til regelverket for klasse 
AG3 med virkning fra 1. januar 2006: 
 
 
 
 



6.600 AG3 
Tilleggspunkt 
11. AG3 gevær kan kun benyttes av skyttere som konkurrerer i klasse AG3, og etter de regler 
som gjelder for denne klassen. Se utfyllende bestemmelser i pkt 7.237.  
 
7.237 Klasse AG3 
Klassen omfatter militært, rulleført personell – både klasseførte skyttere og de som oppfyller 
de alminnelige krav for skyttere i klasse 1. Klasseførte skyttere kan delta i både sin ordinære 
klasse og i klasse AG3 ved samme stevne i alle øvelser, såframt ikke spesielle 
arrangementstekniske forhold forhindrer dette. Skyttere kan eksempelvis delta med AG3 i 
enkeltøvelser, men da kun i klasse AG3. Når det skytes Stang og/eller felthurtig, og dette 
gjelder som kvalifisering til finaler, deltar skytteren i finalen med det våpenet som har gitt det 
beste kvalifiseringsresultatet. I klasse AG3 kan skytteren kun benytte militært feltantrekk som 
skyteantrekk, og uniformen kan ikke ha noen modifikasjoner. Albuebeskyttere og skytebriller 
er tillatt, mens spesiell skytebekledning under uniformen ikke er tillatt. Våpenet skal være 
AG3 uten modifikasjoner, dog er original kolbeforlenger og innskyvbar kolbe tillatt. 
Ammunisjon som benyttes i konkurranser skal være standard utlevert ammunisjon som 
Forsvaret nytter.  
 
11.121 Feltskyting for klasse AG3 
For lands-, landsdelskrets- og samlagsstevner se pkt 11.230, 11.245 og 11.256. På åpne og 
interne stevner bør arrangøren tilstrebe eget opplegg for AG3. I stevner med eget opplegg for 
AG3 gjelder spesielle regler for maksavstander, se pkt. 9.311. Ingen avstander for AG3 skal 
uansett være over 400m. Når AG3 skyttere følger opplegget for de øvrige klasser, og 
avstanden er over 400m benyttes eget opplegg for dette holdet. Alternativt er det tillatt å skyte 
ett av de øvrige holdene to ganger, sløyfe inntil ett hold eller følge hele finfeltopplegget med 
program som for klasse Junior. I feltstevner med ukjente avstander, og hvor klasse AG3 
skyter grovfelt, skal skyttere som deltar i begge klasser skyte i sin ordinære klasse først.  
 
Sak 43/2005: Tingsak: Frist for innsending av forslag til Skyttertinget 
Hedmark skyttersamlag har sendt inn forslag om at fristen for innsending av Skyttertingssaker 
flyttes til 1. mars, mot tidligere 1. april eller presis 20 uker før Skyttertinget. De begrunner 
forslaget med at de ønsker at sakspapirene til Skyttertinget  skal sendes ut tidligere for 
drøfting i samlagsstyrene. Slik det nå er sendes sakene ut i midten av juni, og da blir det liten 
tid før ferien til å drøfte sakene i samlagene før behandlingen på Skyttertinget. Regelverket 
sier i dag at sakene skal sendes ut senest 6 uker før Skyttertinget. 
 
Rådgivende utvalg drøftet også denne saken i sin innstilling til Skytterstyret datert 26/8 2004. 
De gikk inn for at fristen for saker innsendt til Skyttertinget skulle være 1. april som nå, men 
da med Skytterting i november. Med nåværende ordning har Rådgivende utvalgs leder gitt 
uttrykk til administrasjonen for at denne fristen burde vært satt til 1. februar.  
 
Norges Skytterstyre ga for øvrig administrasjonen i oppdrag å komme tilbake til Skytterstyret 
med forslag om denne problemstillingen i sak 56/2004.  
 
Norges Skytterstyres vurdering:  
Norges Skytterstyre sier seg enig i at fristen for Skyttertingssaker burde vært flyttet til et 
tidligere tidspunkt. Dette er en problemstilling som administrasjonen har tatt opp tidligere i 
forhold til klargjøring av tingsakene. Med dagens ordning blir det knapp tid til behandling i 
Skytterstyret når de fleste saker sendes Skytterkontoret i månedsskiftet mars/april. 



 
Hvis samlagene i tillegg ønsker mer tid til sin behandling av sakene i forkant av Skyttertinget, 
må konsekvensen bli at fristen for tingsaker flyttes til et langt tidligere tidspunkt. Rådgivende 
utvalgs forslag om å sette fristen til 1. februar vil således kunne tilfredsstille 
administrasjonens og Skytterstyrets behov for lengre saksbehandling, samt samlagenes 
uttrykte ønske om bedre tid i forberedelsene til Skyttertinget. 
 
De fleste forslag fra samlagene utløses etter ombudsmøtevedtak som foregår i desember. Det 
skulle derfor ikke være noe i veien for at sakene kunne sendes inn til Skytterkontoret i løpet 
av januar. En eventuell bearbeiding av ombudsmøtevedtak som forslag til Skyttertinget måtte 
da foregå i samlagene i løpet av januar.  
 
Administrasjonen og Skytterstyret har med en slik ordning tiden fra februar til og med april 
for å behandle de innkomne saker. Dette kunne i sin tur medføre at tingsakene kunne vært 
sendt ut til samlagene medio mai som er i tråd med Hedmarks forslag. 
 
Skytterstyret vil derfor konkludere med at tidsfristen for innsending av tingsaker settes til 1. 
februar, og at sakspapirene sendes til samlagene senest 15. mai. Det er bedre å sette datoer å 
forholde seg til enn dagens ordning med et bestemt antall uker. Dette selv om tidspunktet for 
Skyttertinget varierer noe i forbindelse med Landsskytterstevnet. Hvis det eventuelt kommer 
konkrete forslag om å forandre tidspunktet for avholdelse av Skyttertinget, må selvfølgelig 
disse datoer endres.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2005 til å fatte følgende vedtak: 
 
Regelverkets punkt 1.140 § 4-3 underpunkt a, nest siste setning endres til: 
 
Forslag til Skyttertinget må være sendt Skytterstyret senest 1. februar samme år som 
Skyttertinget skal holdes. 
 
Regelverkets punkt 3.100 § 6-1 underpunkt d, endres tilsvarende til følgende ordlyd: 
 
Forslag som skal behandles av Skyttertinget må være sendt Skytterstyret senest 1. februar 
samme år som Skyttertinget skal holdes. Framleggene skal være behandlet av skytterlag og 
samlag. Lagets og samlagets innstilling skal vedlegges forslaget. 
 
Regelverkets punkt 1.140 § 4-2 første setning endres til: 
 
Norges Skytterstyre sender innkalling til ordinært Skytterting senest 15. mai samme år som 
Skyttertinget skal holdes. 
 
Regelverkets punkt 3.100 § 6-1 underpunkt e, endres tilsvarende til følgende ordlyd: 
 
Skytterstyrets innstillinger og sakenes dokumenter må være sendt representantene senest 15. 
mai samme år som Skyttertinget skal holdes.   
 
 
 
 



Sak 44/2005: Tingsak: Forslag om endring av søknadsfrist for arrangement av 
Landsskytterstevnet 
I de møter som Norges Skytterstyre, samlet eller enkeltvis, og administrasjonen har 
gjennomført med framtidige søkere av LS – møter som normalt nå gjennomføres høst/vinter 
før det søkes – har det nå ved gjentatte anledninger vært kommentert fra kommune og fylke at 
henvendelser til disse vedrørende støtte til arrangementet kommer for sent. Både kommuner 
og fylker har et lengre perspektiv på sine økonomiplaner og langtidsbudsjetter. Det er 
gjennomgående kommentert at det er et 4-5 års perspektiv på disse. 
 
Forholdet er tidligere påpekt til de som står på turnuslisten i brev fra Skytterkontoret i oktober 
2002. Her ble det oppfordret til tidlig kontakt med kommune og fylke. 
 
Norges Skytterstyres vurdering: 
De tilbakemeldinger som er gitt fra de politiske organer er det all grunn til å ta på alvor. En 
fremskyndet frist for søknad vil samtidig som det tilfredsstiller kommuner og fylker, og 
dermed øker muligheten for økonomisk støtte, gi bedre og reell mulighet til å finne andre 
søkere.  
Den anleggsmessige del av dette er også av vital betydning dersom man ønsker mulighet for 
kommunal støtte til opprustning, ombygging og lignende. 
Det er etter dette naturlig å fremskynde søknaden fra en potensiell arrangør med minst ett år. 
For noen arrangører kan det nok synes vel mye at man skal bestemme seg for å søke LS over 
fire år før arrangementsåret. Det er ikke engang sikkert at de som representerer søkeren lenger 
er i bilde når arrangementet nærmer seg.  
Det å arrangere et LS er imidlertid blitt stadig mer krevende slik at det synes naturlig å utvide 
tidsperspektivet i forhold til tidligere. 
 
Det synes etter dette naturlig at regelverket endres slik at søknad om LS må foreligge innenfor 
tidsfrist for tingsaker fire år før stevnet skal holdes. 
 
Vedtak 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2005 til å fatte følgende vedtak:  
 
Skytterbokas pkt 11.223 Søknadsfrist endres og gis følgende ordlyd:  
Søknad må sendes Norges Skytterstyre innen frist for saker til Skyttertinget 4 år før stevnet 
skal holdes. Skyttertinget avgjør arrangementssted etter de innkomne søknader.  
 
Sak 45/2005: Tildeling av Nordisk Mesterskap 2006  
Norge står som arrangør av Nordisk Mesterskap i bane-, felt- og felthurtigskyting 2006. I 
samsvar med turnusordningen er det nå Midt-Norge landsdel som står for tur.  
 
Skytterkontoret sendte feb. 2004 brev til samtlige samlag i Midt-Norge landsdel, med 
invitasjon til å søke om å være teknisk arrangør. Det ble sendt kopi til Landsdelskretsene og 
styrets representant fra Midt-Norge, Jon G. Hofstad.  
 
Søknadsfrist var satt til 1.mars 2005. 
 
Etter at søknadsfristen var utløpt forelå det søknad fra Overhalla skytterlag.  
 
Overhalla har levert en komplett søknad hvor det synes som om alle planer er klare for et 
Nordisk mesterskap. Laget har tidligere arrangert et vellykket nordisk ungdomsmesterskap. 



 
Generalsekretæren har vært på befaring både i feltterrenget og på skytebanen og hotellet. 
 
Feltskytingen er planlagt gjennomført i et kompakt terreng som gir greie 
variasjonsmuligheter. 
Merknad: Med det nye opplegg med 20 skyttere fra hver nasjon bør det vurderes å få godkjent 
på nordisk plan å ha to skyttere fra hver nasjon i hvert lag i feltrunden. Det vil gi mer rom for 
den etterfølgende felthurtigskytingen og generelt unngå” den lange feltdagen” som er en 
gjenganger hvert år.   
 
Felthurtigskytingen var planlagt til baneområdet. Dette opplegget ble underkjent av 
generalsekretæren. Nytt sted lokalisert og godkjent. 
 
Baneskytingen legges til eksisterende bane (300m) med 15 elektroniske skiver (KME). 
Banens beskaffenhet er god. Det etableres tilbud for omkledning for skyttere på ledige 
standplasser og i skytterhus. Ekstra telt kan vurderes i tillegg. Vedlikehold og funksjon av alle 
skiver må kvalitetssikres umiddelbart før stevnet. 
 
Økonomi.  Søkeren har lagt ved en oversikt over økonomien i grovte trekk, men kan på 
nåværende tidspunkt ikke bekrefte fullfinansiering av hele arrangementet.  
 
Det er nok på det rene at arrangøren trenger økonomisk støtte dersom arrangementet ikke skal 
gå med tap. Norges Skytterstyre har ved tidligere anledninger gitt økonomisk støtte til 
arrangør av Nordisk mesterskap. I 2000 fikk Mosjøen støtte med ca 20.000,-. Fom 2006 vil 
det ikke være utgifter til arr av eget ungdomsmesterskap. 
 
Transport/tilgjengelighet. Adkomst til arrangementsstedet for et 20-manns lag (+ ledere) med 
mye tungt utstyr synes å være fly til Værnes og leiebil eller buss videre, med mindre man 
reiser med buss eller private biler hele veien. Avstand fra Værnes ca 19 mil. Det er tidligere 
konkludert med at småfly(Widerøe)ikke er egnet til denne type transport slik at fly videre til 
Namsos ikke er særlig aktuelt for skyttere med utstyr. Dette bekreftes av Widerøe.     
 
Konklusjon: Overhalla vil etter alt å dømme kunne gjennomføre et godt nordisk mesterskap.    
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre tildeler Overhalla skytterlag arrangement av Nordisk mesterskap i bane-, 
felt- og felthurtigskyting 2006. Laget gis tilsagn om en økonomisk støtte på inntil kr 50.000,- 
 
Sak 46/2005: Tingsak: Forslag om endring av funksjonstiden for tillitsvalgte, herunder 
medlemmer av Norges Skytterstyre 
Troms skyttersamlag har fremmet forslag om endring av funksjonstiden ved valg på 
Skyttertinget. De vil tilbake til reglementet som var før Skyttertinget 2000, med at valgene ble 
gjort gjeldende med virkning fra 1/1 påfølgende år. Reglementet som ble vedtatt i 2000, sier 
at funksjonstiden for tillitsvalgte, herunder styremedlemmer, tar til umiddelbart etter 
Skyttertinget.  
 
Norges Skytterstyres vurdering: 
Skytterstyrets flertall er enig med Troms skyttersamlag som argumenterer for at siden budsjett 
og regnskap følger 1/1 –31/12, så er det ulogisk at nye styremedlemmer skal overta drift og 
regnskap fra august måned og ut kalenderåret. Flertallet i styret mener også det er flere 



praktiske fordeler med en ordning der man skifter per 1/1, blant annet at det kan medføre 
problemer for nye styremedlemmer å tilpasse seg planer som allerede er lagt for kalenderåret. 
Spesielt gjelder dette når de nye styremedlemmer skal  tilpasse møtevirksomhet og innta 
lederroller i eksempelvis Nordisk mesterskap som avvikles kort tid etter Skyttertinget. 
 
Styrets mindretall hevder på sin side at det er viktig for nye medlemmer i styret å komme i 
gang med arbeidet så fort som mulig etter valget, og at det er viktig at nye styremedlemmer er 
med på budsjettarbeidet for påfølgende år. De ser det også prinsipielt betenkelig at et 
styremedlem som er valgt bort av Skyttertinget, fortsetter i arbeidet i flere måneder før den 
nye representanten slipper til. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyres flertall med representantene, Ivarrud, Vaaje, Tvinnereim, Westerås og 
Brovold innbyr Skyttertinget 2005 til å gjøre følgende vedtak: 
 
Funksjonstiden for tillitsvalgte valgt av Skyttertinget, herunder styremedlemmer, tar til fra 1/1 
påfølgende år og følger kalenderåret. Norges Skytterstyre pålegges å gjøre nødvendige 
endringer i regelverkets punkt 1.140  
(§ 4-4) slik at valg som gjøres på Skyttertinget 2005 gjøres gjeldende med virkning fra 1/1-
2006. 
  
Styrets mindretall med representantene Kveli og Undseth går inn for å opprettholde dagens 
ordning.    
 
Sak 47/2005: Bruk av midler i henhold til formålet for Landslotteriet 2004 
Henning Westerås ønsker å fremme følgende forslag til bruk/alternativ bruk av de 
lotterimidler fra Landslotteriet 2004 som DFSU gjorde vedtak om i møte 4. april. Eventuelt 
må det benyttes andre private midler som tidligere er avsatt for bruk i ungdomsarbeidet.  
 
”Bruk av lotterimidler til Ungdomsarbeide. 
 
Jeg har tatt opp saken i DFSU og vi er blitt enige om at et fagseminar/kurs for 
ungdomslederne i samlagene og fylkeskulturkonsulentene (de som står for prioriteringen av 
midlene til barne- og ungdomsarbeid) i fylkene. Det bør også delta ungdomsledere fra HV  
 
Det er et helt klart behov for en samling hvor man samler flere ungdomsledere til et faglig 
forum.  
 
Vi kan tenke oss følgende løsninger 
 
Det arr. et fagseminar hvert år i nov md. 
 
Deltagere:  25 av samlagenes ungdomsledere, slik at alle 50 kommer inn i løpet av 2 år. 
  Kulturkonsulenter fra fylkene 
  Ungdomsledere fra HV  
   
DFSU, skytterkontoret og skytterstyret etter nærmere bestemmelser. 
 
Forelesere bør også brukes utenfra for eksempel idrettforbundet. Militæret etc 
 



Når jeg ser på statistikken har ungdomsledersamlinger gått ned fra 31 i 1996 til 17 i 2004. Vi 
gikk sterkt ned i de økonomiske bidragene fra fylkene fra 850.000 til 450.000 i samme 
tidsrom. 
 
Dette er et varsel om at våre ungdomsledere trenger mer faglig påfyll og kontakt med andre 
over hele landet. De trenger å lære av hverandre. Uten kurs i samlagene får heller ikke lagene 
nødvendig påfylling. 
 
Vi prøvde å få inn fylkene til et eget møte i 2004, men bare 5 meldte seg på. Dersom vi nu 
kaller de inn samtidig med ungdomslederne trur jeg det blir større oppmøte.   
 
Vi foreslår at første fagseminar avholdes i nov 2005. og så årlig på denne tiden. 
 
Et slikt seminar vil koste ca 150.000 og HV leir på Værnes er jo en utmerket plass.” 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre sender forslaget fra Henning Westerås om opprettelse av et 
fagseminar/kurs for ungdomsledere til behandling i DFSU. Hvis DFSU går inn for et slikt 
kurs sendes saken tilbake til Norges Skytterstyre. 
 
Sak 48/2005: Søknad om godkjenning av utstyr for diopter 
Stenvaag våpensenter AS har i brev av 19. april søkt om godkjenning av ny brakett med 
innfatning for linse. Stenvaag beskriver følgende fordeler av løsningen: Lav pris, kun kr 450,-, 
enklere i bruk, nøytralisering av duggproblemet, mindre lydlekkasje i øreklokker og en solid 
montasje. 
 

 
 
 
 
Drøfting: 
Skytterkontoret og deler av geværutvalget har sammen gjort en vurdering av produktet. 
Enkelheten er det mest slående ved festeanordningen. Innfestningen er likevel så robust og av 
en slik størrelse at den passer direkte på original skive og omkring halsen på den lille 
irisblenderen. På den måten er det sikret at den blir anvendelig for de som har Buskdiopter. 
Løsningen vil klart kunne være hensiktsmessig i forhold til våre yngste og eldste skyttere, 
som kun benytter en skytestilling. Variabel øyeavstand i forbindelse med stillingsskifte vil 
nemlig gjøre innfatningen lite egnet, da fokuset endres. Optiker Teigland er forhørt om 
virkningen av ulik avstand til linsen, og uttaler at dette vil påvirke negativt, uavhengig av om 



linsen er pluss eller minus. Ved tilpasning av linsen vil det derfor også være nødvendig med 
korreksjon for at linsen ikke skal sitte i brilleinnfatning, men i en større avstand fra øyet. 
Løsningen virker svært tiltalende selv om den ikke blir anvendelig for alle med behov for 
korrigerende linse. Spesielt at innfatningen er så prisgunstig taler for en slik løsning. 
 
Bruk av skytebrille er ikke beskrevet i regelverket. Det anbefales derfor å beskrive dette i 
samme anledning. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar å godkjenne linsemontasje for Busk-diopter fra Stenvaag 
våpensenter AS, og regelverket tilføyes et nytt punkt: 
 
8.149 Skytebrille/-linse 
Det er tillatt å benytte linse for korrigering av synet til normalt syn. Linsen kan kun benyttes 
på en av følgende måter: 

a. i brilleinnfatning med manuelt justerbart linsefeste. 
b. i fast innfatning festet til diopter. 

 
Sak 49/2005: Saker fra Rådgivende utvalg angående Skyttertingets forretningsorden 
I forbindelse med framleggelse av Rådgivende utvalgs innstilling ved gjennomgang av 
Skytterbokas pkt. 1.140 og kapittel 3, påla Skytterstyret i sak 56/2004 administrasjonen å 
komme tilbake til styret med saksbehandling og konkrete forslag i noen spørsmål. Spørsmålet 
om frist for innsending av saker til Skyttertinget er behandlet som egen sak, mens det gjenstår 
å drøfte tre spørsmål fra pålegget i sak 56/2004. 
Frist for valgkomiteens innstilling jfr. Regelverkets kapittel 3.100 § 6-1 b 
Om Skytterstyret skal ha tale og stemmerett ved valg på Skyttertinget, Regelverkets punkt 
3.200 § 6-2 d Om stemmeregler ved valg jfr. Regelverkets punkt 3.200 6-2 n 
 
1. Frist for innsending av forslag til valgkomiteen og valgkomiteens arbeid   
Rådgivende utvalg har ved sin gjennomgang ønsket at valgkomiteens innstilling skulle ha 
vært sendt sammen med de andre sakene til Skyttertinget. Dette slik at valgkomiteens 
innstilling skal være godt kjent i god til før tingbehandlingen starter. 
 
Norges Skytterstyres vurdering: 
Hvis forslaget om at saker til Skyttertinget skal sendes inn 1. februar blir innført på 
Skyttertinget, er det naturlig at denne fristen også gjelder for innsending av forslag på 
kandidater til valgkomiteen. Valgkomiteen har da tre måneder på seg med sitt arbeid til 
innstilling fram til 30 april, som er samme arbeidsperiode som gis for administrasjonen og 
Skytterstyret i andre tingsaker.  
 
I regelverkets punkt 3.100 § 6-1 b, står det i dag at Norges Skytterstyre senest 5 måneder før 
Skyttertinget skal sende oppgave over hvilke kandidater som er på valg. Praksis de senere år 
har vært langt tidligere da det har vært et ønske å få denne oversikten før ombudsmøtene. 
Hvis frist for innsending av forslag på kandidater settes til 1. februar, bør fristen for utsending 
av hvilke medlemmer som er på valg settes til 1. oktober, med kunngjøring i Norsk 
Skyttertidende første nummer etterpå. Dette er uproblematisk, og en ser for seg at denne 
oversikten kan sendes sammen med skyttertingsprotokollen fra foregående Skytterting.       
 
 
 



 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2005 til å gjøre følgende vedtak: 
 
Regelverkets punkt 3.100 § 6-1 b gis følgende ordlyd:  
 
Norges Skytterstyre sender senest 1. oktober året før Skyttertinget oppgave til 
skyttersamlagene over hvilke medlemmer som står på valg i styrer, utvalg og komiteer. Denne 
melding skal også inntas i Norsk Skyttertidende. Forslag på valg må være sendt lederen i 
valgkomiteen senest 1. februar samme år som Skyttertinget skal holdes. Valgkomiteen må 
levere sin innstilling senest 30. april samme år som Skyttertinget skal holdes. 
 
Regelverkets punkt 3.100 § 6-1 e gis følgende ordlyd: 
 
Skytterstyrets og valgkomiteens innstillinger med sakenes dokumenter må være sendt 
representantene senest 15 mai samme år som Skyttertinget skal holdes. 
 
2. Om Skytterstyret skal ha tale-og stemmerett ved valg på Skyttertinget 
I følge dagens regelverk har ikke Skytterstyret tale- eller stemmerett ved valg av Skytterstyret. 
Praksis har vært utvidet til at Skytterstyret heller ikke har talt eller stemt ved valg på andre 
styrer og utvalg. Rådgivende utvalg mener det burde være slik at Skytterstyret skulle hatt 
talerett ved valg. Utvalget mener de burde ha talerett for eventuelt å kunne fremme sitt 
kandidatur eller trekke kandidaturet. 
 
Norges Skytterstyres vurdering: 
Norges Skytterstyre er enig i Rådgivende utvalgs konklusjon, men vil gå lenger med også å 
innføre stemmerett for Skytterstyret ved alle valg. Dette er i tråd med hva man gjør i andre 
organisasjoner, eksempelvis ved valg av Idrettsstyret til Norges Idrettsforbund.   
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2005 til å gjøre følgende vedtak: 
 
Regelverkets punkt 3.200 § 6-2 d gis følgende ordlyd: 
 
De samlagsvise tingrepresentanter og Norges Skytterstyre har tale-, forslags- og stemmerett i 
alle saker, herunder valg. 
 
3. Om stemmeregler ved valg jfr. Regelverkets punkt 3.200 6-2 n 
Rådgivende utvalg foreslår et tillegg til regelverket i forbindelse med stemmeregler ved valg. 
De ønsker at hvis en kandidat ved valg ikke får flertall av de samlede stemmer avholdes ny 
votering. Som eksempel her hadde vi en avstemning i 2003 hvor stemmetallet var 25 mot 20 
stemmer, i tillegg til at det var 5 blanke stemmer. I slike tilfelle mener Rådgivende utvalg at 
det burde vært stemt på nytt da ingen hadde flertall av de 50 stemmene. 
 
Norges Skytterstyre ser ikke dagens system som problematisk eller unøyaktig, så lenge man 
oppfatter uttrykket alminnelig flertall som den kandidat som får flest stemmer. Ved et tilfelle i 
2003 hadde kandidaten på 25 stemmer flertall, og det ville vært svært spesielt at de 5 blanke 
stemmene skulle telles sammen med de 20 som den andre kandidaten hadde og dermed gitt ny 
votering. Er det en stemmes overvekt er dermed kandidaten valgt, blanke stemmer skal ikke 
telles som mulig inntekt for den tapende part og føre til omvalg.  



 
Sak 50/2005: Utgifter til støtte for NRK`s sendinger i LS uken 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre bevilger inntil 58 500 kroner til dekning av programvareutvikling og 
Kongsberg Mikroelektronikk AS sine ekstra utgifter i forbindelse med NRK sin dekning av 
Landsskytterstevnet på Lesja. Beløpet tas fra private midler.  
 
Sak 51/2005: Tingsak: Forslag om endring av tittel fra Formann til Leder 
Torridal skytterlag har gjennom Agder skyttersamlag sendt forslag til Skyttertinget 2005 om å 
endre tittel fra formann til leder på alle nivå i DFS.  
 
Norges Skytterstyres drøfting: 
Norges Skytterstyre har allerede vedtatt å gjennomføre en drøfting av kvinnelig 
representasjon i styrene på alle plan i organisasjonen. I samsvar med det initiativ Norges 
Skytterstyre har tatt angående eventuelt å sikre kvinnelig representasjon i styrene vil det være 
en naturlig følge at betegnelsen formann byttes ut med leder, eller en annen kjønnsnøytral 
betegnelse, på alle nivå. Norges Skytterstyre er derfor enig med forslagsstilleren i at 
Skytterboka bør endres på dette punkt, på alle plan. 
 
Norges Skytterstyre vil imidlertid gå inn for at formann og nestformann i DFS endres til 
President og Visepresident i tråd med praksis i organisasjoner det er naturlig å sammenlikne 
seg med. Her nyttes betegnelsen President på styrets leder og tilsvarende Visepresident på 
nestlederen. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2005 til å fatte følgende vedtak:  
 
Betegnelsen formann og nestformann i Norges Skytterstyre endres til president og 
visepresident. I styrer og utvalg på alle øvrige nivå i DFS endres betegnelsen formann og 
nestformann til leder og nestleder. Norges Skytterstyre gis fullmakt til å revidere Skytterboka 
tilsvarende etter godkjenning fra FD. Endringen gjøres gjeldende fra førstkommende valg 
etter vedtak på Skyttertinget 2005.   
 
Sak 52/2005: Søknad om økonomisk støtte til utgivelse av bok om Ola Five  
Skytterkontoret har hatt besøk av Ane-Charlotte Five Aarset, oldebarn til Ola Five som i vår 
skal utgi bok om sin oldefar og første DFS-formann. Hun har fått tilgang til en del materiale 
til støtte i boken samt at det er gjort kvalitetssikring av noe av innholdet. For å trykke boken 
med stiv perm søker hun om økonomisk støtte fra Norges Skytterstyre.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre gir administrasjonen fullmakt til å forhandle pris og anskaffe 30 bøker 
om Ola Five. Bøkene skal være med stiv innbinding. Kostnadsramme ca kr 15.000,-. 
 
Sak 53/2005: Tertialregnskap 1. tertial 2005  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre tar det fremlagte tertialregnskap pr 30.04 2005 til etteretning. 
 
 
 



 
Meldingssaker: 
 

1. Høringsbrev vedrørende kvinnelig representasjon 
2. Forslag fra Akershus om endringer i skyteprogram for ER og J 
3. Brev til skytterlag som ikke leverer årsmelding 
4. Utkast til revidert samarbeidsavtale mellom HV og DFS 
5. Brev til lag/samlag vedrørende aktivitetstilskudd samt registrering av aktive skyttere 
6. Referat fra nordisk generalsekretærmøte 
7. Saksliste Skyttertinget 
8. Brev fra Landsrådet for Heimevernet om rådsstrukturen i HV 
9. Brev fra Langevåg skytterlag om kjøp av AG3 
10. Brev fra Slottet vedrørende Kongefamiliens beskytterskap 
11. Tildeling av NM skogsløp 2006 til Mo skytterlag 

 
     
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



År 2005 holdt Norges Skytterstyre møter på Vidflotten skytebane på Lesja 1, 2, 3 og 
4.august 
 
Sak 61: Protest fra skytter Linn Katrin Bakke og Karoline Dale 
Skytterne Linn Katrin Bakke og Karoline Dale, har begge protestert på utdragsfeil som har 
skapt forkiling på fabrikkny ammunisjon. Det er ikke dokumentert feil på vedlikehold. Sakene 
fremstår for Skytterstyret som spesielle. Det synes å være uklart og usikkert hva som kan 
være årsak til de problemer som skytterne har vært utsatt for. På dette grunnlag og ut i fra 
rimelighet finner Skytterstyret å tillate at de to protester tas til følge. 
 
Vedtak: 
Protestene tas til følge og skytterne gis rett til omskyting.     
 
Sak 62: Protest fra skytter Trine Moen   
Skytter Trine Moen, har protestert på at det bare ble registrert 4 skudd på andre 5-skuddsserie. 
Arrangøren har ikke funnet feil ved skive. Norges Skytterstyre finner å måtte avvise protesten,  
med bakgrunn i Skytterbokas punkt 8.135 underpunkt 4. 
 
Vedtak: 
Protesten avvises. 
 
Sak 63: Protest fra skytter Mette Brandt Bjerknes 
Skytter Mette Brandt Bjerknes, har protestert på at hun ikke har fått registrert treff på hold 2 i 
Stangskytingen. Ved nærmere undersøkelse viste det seg at hun hadde blitt forledet av annen 
skytter til å skyte på feil skive og derved ble ikke treffene registrert på riktig skive. 
Skytterstyret finner saken spesiell og vedtar protesten ut fra rimelighet. 
 
Vedtak: 
Protesten tas til følge og skytter gis resultat oppnådd ved skyting på feil skive. 
 
Sak 64: Protest fra skytter Espen Skjelhagen 
Skytter Espen Skjelhagen, har protestert på forstyrrelse fra høytalersystemet på standplass i 
10-skuddsserie. Ingen andre skyttere i samme lag har protestert. Norges Skytterstyre finner å 
måtte avvise protesten.  
 
Vedtak: 
Protest avvises. 
 
Sak 65: Protest fra skytter Nils Bernt Rinde 
Skytter Nils Bernt Rinde, har protestert på at han ikke har fått omskyting etter at han skjøt i 
feil gruppe på sin Stangskyting. Han skjøt før det var hans gruppes tur, og han mener at 
skuddene må tolkes som at de ble avgitt før kommando og gi rett til ny skyting. 
 
Praksis har de senere år vært slik at skyttere som har skutt i feil gruppe ikke har fått skutt om, 
men fått registrert 0 treff. Skytterstyrets flertall mener det er ulogisk å benytte seg av 
regelverkets punkt 8.138 om skyting før ild i dette tilfelle, og tolker det heller slik som praksis 
har vært om at skytteren har skutt på feil skive. Skytteren er også under felles kommando 
under hele øvelsen og er således kommandert til ikke å skyte når en annen gruppe skyter. Hvis 
en skytter utnytter et regelverk med at det er mulig å skyte for tidlig, kan han også få mulighet 



til å trene på øvelsen før egen skyting. Skytterstyrets flertall vil således avvise protesten. 
Skytterstyrets mindretall ved Olav K. Vaaje støtter argumentasjon fra Nils Bernt Rinde. 
 
Vedtak: 
Protesten avvises. Vedtatt mot 1 stemme fra Olav K. Vaaje. 
 
Sak 66: Skifte av lagleder til Nordisk mesterskap 2005  
På grunn av medisinske årsaker må Olav Aasen trekke seg som lagleder for Nordisk 
mesterskap 2005 i Danmark. 
 
Vedtak: 
Jarle Tvinnereim utnevnes som ny lagleder til Nordisk mesterskap 2005. 
 
Sak 67: Protest fra Kristian Sletten 
Skytter Kristian Sletten, har protestert på at han ble diskvalifisert i knestående skytestilling. 
Skyteteknisk var tilstede og så hendelsen og stillingen var et klart brudd på stillingsreglement. 
Norges Skytterstyre finner å måtte avvise protesten. 
 
Vedtak: 
Protesten avvises. 
 
Sak 68: Protest fra Bjørn Einar Andersen på trekk av skudd før ild  
Skytter Bjørn Einar Andersen, har protestert på at han skjøt ett skudd før ild på liggende serie. 
Skyteteknisk var tilstede og bekrefter at han skjøt før ild. Norges Skytterstyre finner å måtte 
avvise protesten. 
 
Vedtak: 
Protesten avvises. 
 
 



År 2005 den 28. juli holdt Norges Skytterstyre møte på Nordlandia Dovrefjell Hotell 
 
Til stede: Hans O. Kveli. Alf Tobiassen, Olav K. Vaaje, Jarle Tvinnereim, Sindre Undseth, 
Ferdinand Brovold og Henning Westerås 
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
 
I forbindelse med møte orienterte arenaprodusent for Landsskytterstevnet på Lesja, Erik 
Martinsen, om opplegg for avholdelse av premieseremonier på stevnet.  
 
Sak 54/2005: Møte med dirigentene for Skyttertinget 2005  
Skyttertingets møtedirigenter, Inge Hoff og Henning Ivarrud, deltok i møte. Kjøreplan for 
Skyttertinget ble lagt fram og gjennomføringen av Skyttertinget ble drøftet.  
 
Sak 55/2005: Regelverket vedrørende luftgevær. Søknad om godkjenning av ny modell 
Skyttertinget 1989 vedtok at ”luftgevær sidestilles med kal.22 i innendørsskyting”.  
Norges Skytterstyre fastsatte i møter i 1989/1990 regler for luftgevær, og foretok i samsvar 
med disse godkjenning av omsøkte modeller. Jfr Skytterboka pkt 6.700. 
 
De regler man har fulgt for godkjenning har vært at skjeftet har en utforming tilsvarende UIT 
(nå ISSF) standardgevær, har avtrekksvekt 1.5 kg (trykkpunktsavtrekk) og godkjent DFS rem 
festet både foran og bak. 
 
I de siste 14 år har det ikke vært søknader inne for godkjenning av luftgevær. Pkt 6.700 i 
Skytterboka har stått uforandret siden 1992. Samtidig har det vært en sterk modernisering av 
modeller som ikke lenger følger de normer man benyttet rundt 1990. De modeller som nevnes 
i Skytterboka er knapt nok i salg i dag. Det er ikke omfattende bruk av luftgevær i 
konkurranser innendørs. 
 
Toppmodeller av luftgevær koster i dag ca 16000 – 20000 kroner. 
 
Det foreligger nå søknad fra Magne Landrø AS om godkjenning av Modell Hämmerli AR 50. 
Våpenet koster ca 12000,-.  
 
Drøfting: 
Godkjenning av luftgevær ble i sin tid i hovedsak motivert slik: 

- noen skytterlag hadde ingen muligheter til innendørs bane for kal.22. For at slike lag 
skulle kunne drive systematisk rekruttering innendørs, og at medlemmer av slike lag 
skulle ha anledning til å delta i innendørs konkurranser, ble det akseptert bruk av 
luftgevær 

- økonomisk gunstig i bruk 
- det fantes luftgevær rundt i landet som ellers ikke var i bruk 
- praktisk våpen for opplæring (gunstig støymessig) 

 
Disse begrunnelser finnes rimeligvis fortsatt. Spørsmålet om nyanskaffelser skal begrenses til 
gamle typer/modeller er reist. DFS bør drøfte luftgeværets framtid og om hvorvidt man skal 
følge utviklingen. Innledningsvis bør DFSU gis i oppdrag å drøfte behovet for luftgevær og 
eventuell revisjon av reglene. 
 



Den omsøkte modell fra Landrø AS er som det skrives i søknaden meget lik Sauer 200 STR i 
form og er ellers utstyrt ihht bestemmelsene.   
 
Vedtak: 
Luftgevær modell Hämmerli AR 50 godkjennes til bruk i DFS. 
 
DFSU gis i oppdrag å drøfte godkjenningsreglene for luftgevær og hvordan organisasjonen 
bør forholde seg til nye modeller. Innstilling til Norges Skytterstyre legges fram på et senere 
tidspunkt.  
 
Sak 56/2005: Økonomisk støtte til infrastruktur LS-arena 
I hht avtalen mellom Forsvaret og DFS vedr. Forsvarets støtte til LS framgår det at utgifter til 
infrastruktur for elektronikk besørges av DFS/arrangør på sivile baner.  
I Bodø i 2001 var elektronikken på plass, men avtalen med Forsvaret ble ikke klar før foran 
LS 2003. Utgiftene til dette formål for Ulven i 2002 ble dekket av Forsvaret. 
De senere års LS-arrangør har alle hatt overskudd på arrangementet på over 1 mill. 
 
Drøfting: 
Avtalen mellom Forsvaret og DFS burde ha vært på plass sammen med de elektroniske 
skivene. Så ble ikke tilfelle og Bodø Østre falt dermed utenfor vurderingene vedrørende 
infrastrukturen og spørsmålet om hvem som skulle betale medfølgende kostnader for 
anvendelse av elektroniske skiver på LS. Sett fra en økonomisk synsvinkel kom likevel LS 
2001 godt ut av arrangementet.  
Ser man imidlertid på dette ut fra et rent rettferdighetssyn synes det riktig å gi Bodø Østre 
støtte til dette formål. Laget har fått redusert sitt overskudd sammenliknet med de som senere 
arrangerte på baner hvor Forsvaret sto for kostnadene. 
 
Det må imidlertid presiseres at utgiftene kun er de strengt nødvendige, forårsaket av de 
elektroniske skivene. Kabling og annet dataopplegg som likevel måtte på plass ved en 
manuell gjennomføring hører ikke med til disse kostnader. 
Bodø Østre forventes å framlegge dokumentasjon før eventuell utbetaling. 
 
Alf Tobiassen fratrådte i saken på grunn av innhabilitet. 
 
Vedtak: 
Under forutsetning av godkjent dokumentasjon bevilger Norges Skytterstyre inntil kr 
110.000,- (etthundreogtitusen) til støtte for etablert infrastruktur på Bestemorenga LS-arena. 
Midlene tas fra kapital avsatt til dette formål for sivile LS-arenaer.  
 
Sak 57/2005: Tjenestelister under LS for Norges Skytterstyre 
Det ble foretatt en arbeidsfordeling for Skytterstyrets arbeidsoppgaver under 
Landsskytterstevnet 2005. 
 
Sak 58/2005: Sponsorbidrag for TV-sending på NRK 1 onsdag 3. august 
Norges Skytterstyre vedtar å bevilge inntil kroner 212 500 som garanti for sponsorinntekter til 
TV-sendingen 3. august 2005. Beløpet tas fra private midler. 
 
 
 
 



Sak 59/2005: Finansiering av avtale om leveranse av nytt økonomisystem, webportal og 
webshop 
Norges Skytterstyre bevilger kroner 620 000 til bruk i 2005 for nytt økonomisystem, web-
portal og web-shop på bakgrunn av forhandlinger administrasjonen har gjennomført. 
Administrasjonen vil legge fram forslag til revidert budsjett for offentlige midler til møtet i 
Norges Skytterstyre i oktober.  
 
Sak 60/2005: Forslag om endring av omskytingsregelen ved samlagsskyting for klasse 1-
5 på LS 2005. 
I forberedelsen til årets sending har NRK kommet med et innspill til administrasjonen om at 
de ønsker tiltak for å minimere sjansene for omskyting om seieren. Administrasjonen vil 
således fremme forslag for Norges Skytterstyre om at man benytter tierregelen i Skytterbokas 
punkt 10.140 på denne samlagsskytingen. Hvis to lag står likt med eksempelvis 390 poeng 
etter at alle har skutt, skal lagene skilles etter tierregelen. Omskyting blir det bare dersom de 
også er helt likt ved bruk av tierregelen. 
 
NRK sin begrunnelse for at de ønsker dette, er at en eventuell omskyting om seieren vil måtte 
vies stor del av sendetiden. Når minst 8 skyttere skal skyte om blir det nødvendig å bruke mye 
tid for å vise dette. NRK vil heller prioritere å vise flere lag ved anvisning av siste skytter fra 
scenen, enn å måtte redigere ned tiden på grunn av en omfattende omskyting. 
 
Problemstilling om tidsbruk på omskytinger er allerede tatt opp av flere ved henvendelser til 
administrasjonen, og en ser spesielt på 100 meter at mange omskytinger gir langtekkelige 
arrangement på store stevner. Det er nok derfor nødvendig at Norges Skytterstyre får denne 
saken i større bredde senere for å vurdere om tierregelen bør benyttes i større grad for å unngå 
omskytinger. Å prøve dette på årets LS vil aktualisere diskusjonen om dette skal videreføres 
og eventuelt i hvilke andre finaler dette kunne vært benyttet. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar at på Landsskytterstevnet 2005 skal tierregelen i Skytterbokas 
punkt 10.140 benyttes uten bruk av omskyting under samlagsskytingen for klasse 1-5. 
Omskyting for å skille nummer 1, 2 og 3 vil bare bli gjennomført om lagene står helt likt etter 
at tierregelen er benyttet. Norges Skytterstyre vil i et senere møte drøfte om ordningen skal 
videreføres, og om tierregelen eventuelt skal innføres på andre skytinger.  
 
Meldingssaker 
 

1. Høringsbrev fra FD angående Lov om Heimevernet 
2. Regnskapene per 31/05 
3. Brev til Widerøe med svar 
4. Salg av ammunisjon fra Norma A/S 
5. Ansettelse av ny utdanningskonsulent 
6. Ønske om møte fra Oslo skyttersamlag 
7. Nordisk mesterskap 2005-08-22 Mesterskapsskytinger - seremonier 

 
 



År 2005 den 18. og 19 september holdt Norges Skytterstyre møte på Saga Hotell, 
Tromsø  
 
Til stede: Hans O. Kveli, Alf Tobiassen, Jarle Tvinnereim, Sindre Undseth, Janne K. Dalene, 
Ferdinand Brovold og Olav Aasen 
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik  
 
Sak 69/2005: Møte med LS-arrangør 2006 
Norges Skytterstyre holdt møte med arrangørene av Landsskytterstevnet 2006. Arrangørene i 
Målselv orienterte om status så langt, og Skytterstyret ga føringer til arrangøren om 
forventninger til stevnet. Følgende tema ble bestemt protokollført: 
 

1. Speaker/arenaproduksjon. Skytterkontoret overtar ansvar for forhandling med 
interesserte aktører og løsningen presenteres deretter for arrangøren av LS 2006. 

2. NM i feltskyting. Arrangøren i samarbeid med representanter fra DFS sentralt skal 
samarbeide for at både finfelt og grovfelt får de best mulige feltmessige 
rammebetingelser. 

3. Felthurtigskyting. Felthurtigskytingen, både innledende og finaleskytingen, skal gjøres 
lettere med kortere avstander og mindre vinkel mellom holdene.  

 
Sak 70/2005: Klassesetting for 2006 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar å beholde klassesettingskravene til klasse 1. – 5. fra sesongen 
2005 til klassesetting for sesongen 2006. 
 
Sak 71/2005: Regnskap for 2. tertial 2005 
Administrasjonen la fram regnskap for private og offentlige midler per 2. tertial 2005. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre tar det fremlagte tertialregnskap til etteretning. 
 
Sak 72/2005: Budsjett offentlige midler 2006 
Administrasjonen la fram noen kommentarer til hovedpostene i budsjettet for offentlige 
midler 2006. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre ga signaler til administrasjonen for videre budsjettarbeid fram mot neste 
møte.   
 
Sak 73/2005: Forslag om regelendring i feltskyting 
Rennebu skytterlag fremmer forslag om at det i all feltskyting i DFS skal benyttes 
ferdigstilling.  
 
Forslaget begrunnes med at det er ønskelig med en mer ensartet gjennomføring. Det pekes 
også på at ferdigstilling er bedre sikkerhetsmessig, og ikke minst reduserer sjansene for skudd 
før ild. En fast ordning med ferdigstilling som utgangsstilling vil kunne oppfattes som en 
begrensning av arrangørens mulighet for å variere og tilpasse sine opplegg. Imidlertid bør 
variasjoner legges til selve skyteøvelsen med eksempelvis dobbelthold, oppdukker, fallfigur 



osv, og ikke utgangsstillingen. Ferdigstilling vil normalt også være uproblematisk selv om 
man velger andre mer utradisjonelle utgangstillinger. I øvelser der det ikke benyttes standard 
liggende eller knestående stilling blir det arrangørens ansvar å finne en tilpasset 
utgangstilling.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar med virkning fra 2006 at det i all feltskyting skal benyttes 
ferdigstilling som utgangsstilling. Administrasjonen innarbeider vedtaket i regelverket.  
 
Sak 74/2005: Forslag om endring av punkt 12.211 i Skytterboka  
Med dagens regler må rekrutteringsskytteren ved skyting om dugleiksmerket på 
200/300 meter skyte programmet for klasse 2-5 med de samme merkekrav. Robert Larsen 
foreslår i brev til styret å endre regelen for rekrutteringsskyttere som skal ta dugleiksmerket 
for senior slik at de kan skyte klasse 1 og V55-programmet. Skytterstyret er enig i dette og vil 
endre regelen slik at enda flere rekruttskyttere finner det interessant å skyte dugleiksmerket på 
200/300 meter. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar å gi Skytterbokas punkt 12.211 Skyteprogram, tredje setning 
følgende ordlyd: 
Rekrutteringsskyttere som deltar i dugleiksmerkeskytingen for senior, kan skyte programmet 
for klasse V55 og 1 med de samme merkekrav. 
 
Sak 75/2005: Formål for landslotteriet 2006 
Norges Skytterstyre er opptatt av å fokusere på sikkerhetstiltak i DFS. Det er tidligere drøftet 
tiltak for å skape gode holdninger til sikkerhet i DFSU. På anleggssektoren har det i de senere 
år vært prioritert tiltak for støyutbedring og anskaffelse av elektronisk anvisningsutstyr. Mye 
tyder dessverre på at sikkerhetsmessig vedlikehold på skytebanene har blitt forsømt på et 
antall baner. Anleggssjefen hadde befaring på 45 skytebaner i juli og august hvor dette ble 
bekreftet. 
 
For landslotteriets overskudd i 2006 vil Skytterstyret satse på utarbeidelse av advarselsskilt, 
varselsflagg m.v. for utendørs baner. Videre vil oppdatering og supplering av 
utdanningsmateriell knyttet til kunnskaper og holdninger til god våpenkultur blant ungdom bli 
prioritert.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar følgende formål for DFS`landslotteri 2006: 
 
Styrke kunnskaper om god våpenkultur blant ungdom og gjennomføre tiltak for sikkerhet ved 
skytebanene i DFS.  
 
Sak 76/2005: Rundskriv vedrørende Skytingens Dag 
I forbindelse med sak angående flytting av Skytingens Dag på årets Skytterting på Dombås, 
ble det bestemt at det skulle sendes et rundskriv til skytterlagene hvor man påpekte 
viktigheten av arrangementet. Administrasjonen la fram utkast til et slikt rundskriv. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre godkjente tekst til rundskriv som skal sendes alle skytterlag og samlag 
vedrørende avholdelse av Skytingens Dag. 
 



 
 
Sak 77/2005: Miljøpakken 2005 – Framskynding av tidspunkt for utbetaling for utført 
arbeid 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar å foreta sluttoppgjør med entreprenørene i inneværende år når det 
gjelder miljøpakkeprosjektene Mære skytterlag og Rygge skytterlag. 
 
 
Meldingssaker: 
 

1. Rapporter fra LS 2005 fra Skytterkontorets avdelinger 
2. Oversikt over uttak av materiell fra salgsavdelingen under LS 
3. Brev fra tidligere styremedlem Bjørn F. Frantzen 
4. Diverse takkebrev i anledning LS 2005 
5. Brev til arrangører/søkere i turnusordningen for LS tom 2015 
6. Økonomisk støtte til samlag som slår seg sammen 

 
 



År 2005 den 23. og 24. oktober holdt Norges Skytterstyre møte på Hotell Bristol og 
Skytterkontoret 
 
Til stede: Hans O. Kveli, Alf Tobiassen, Jarle Tvinnereim, Sindre Undseth, Janne K. Dalene, 
Ferdinand Brovold og Olav Aasen 
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
 
Sak 78/2005: Revidert budsjett for offentlige midler 2005 
Norges Skytterstyre vedtar følgende framlagte reviderte budsjett: 
 
REVIDERT BUDSJETT FOR OFFENTLIGE MIDLER 2005   
Hovedpost Revidert budsj Oppr. budsj Endring 
11 - Administrasjon 7 823 000 8 045 000 -222 000 
    
12a Landsskytterstevnet 1 616 000 1 580 000 36 000 
12b Nordisk Mesterskap 355 000 398 000 -43 000 
12c Norgescupen 74 000 70 000 4 000 
12d NM Skifelt og skogsløp 47 000 55 000 -8 000 
Sum post 12 2 092 000 2 103 000 -11 000 
    
13 - Medaljer, diplomer og premier 606 000 613 000 -7 000 
    
14 - Tilskudd til lavere organisasjonsledd 3 497 000 3 575 000 -78 000 
    
15a Ordinære anleggsmidler 4 797 000 5 236 000 -439 000 
15b Miljøpakken 6 800 000 5 000 000 1 800 000 
Sum post 15 12 097 000 10 236 000 1 361 000 
    
16 - Utdanning 1 070 000 971 000 99 000 
    
17 - Rekruttering 1 515 000 1 515 000 0 
    
18a Feltskyting 386 000 437 000 -51 000 
18b Skifeltskyting 307 000 335 000 -28 000 
Sum post 18 693 000 772 000 -79 000 
    
19 - Ammunisjonsbidrag 1 500 000 1 750 000 -250 000 
    
20a - Informasjon 940 000 1 090 000 -150 000 
20b - Driftstilskudd Norsk Skyttertidende 602 000 602 000 0 
Sum post 20 1 542 000 1 692 000 -150 000 
    
Post 21 - Nytt økonomisystem    
webportal og webshop 620 000  620 000 
    
Sum 33 055 000 31 272 000 1 283 000 
    
Tilskudd fra Forsvarsdepartementet 29 730 000 29 730 000 0 
Overføringer fra tidligere år 2 825 000 1 542 000 1 283 000 
Sum 32 555 000 31 272 000 1 283 000 



Sak 79/2005: Kursbidrag og reisestøtte til samlagene 
 
Norges Skytterstyre vedtar følgende regler og satser for samlagenes kursvirksomhet med 
virkning fra 1. januar 2006.  
 
Kurs/samling for R/ER/J skytter:  
Grunnstøtte 3 000kr, bidrag pr deltaker 250kr, maksimalt bidrag 10 000kr.  
 
Ungdomslederkurs:  
Grunnstøtte 3 000kr, bidrag pr deltaker 250kr, maksimalt bidrag 10 000kr.  
 
Instruktørkurs: 
Grunnstøtte 3 000kr, bidrag pr deltaker 250kr, maksimalt bidrag 10 000kr.  
 
Godkjente kurs i administrasjon og drift av skytterlag:   3 000kr pr kurs. 
 
Godkjente aktivitetskurs:       3 000kr pr kurs. 
 
Rapportering skjer på fastsatt skjema til Skytterkontoret. Deltakerliste og program skal være 
vedlagt rapporten som skal være underskrevet av 2 representanter for samlaget. 
Minimumskriterier for utbetaling av bidrag vil være varighet på 4 klokketimer og 5 deltakere. 
Det utbetales bidrag for inntil 3 kurs og maksimalt 20 000 kr. pr. samlag pr. år. 
 
Norges Skytterstyre vedtar 3 000 kr som sats for reisestøtte i funksjonene samlagsinstruktør, 
utdanningskontakt og skifeltkontakt. Skytebanekontakten gis reisestøtte etter reiseregning.  
 
Sak 80/2005: Budsjett offentlige midler 2006 
Norges Skytterstyre tar fremlagte forslag til budsjett for offentlige midler for 2006 til 
etterretning. Resultatet av drøftingene i Norges Skytterstyre innarbeides i endelig 
budsjettforslag for offentlige midler for 2006 som blir lagt fram til Norges Skytterstyres møte 
i desember 2005. 
 
Sak 81/2005: Endring av rangering i baneskyting for minimalisering av omskytinger på 
mesterskap 
Norges Skytterstyre gjorde i sak 60/2005 vedtak om å bruke tierregelen i Skytterbokas 10.140  
uten omskyting på samlagsskytingen under Landsskytterstevnet på Lesja. I vedtaket skulle 
dette gjelde bare for LS 2005, og administrasjonen ble bedt om å komme tilbake med saken 
for evaluering senere. DFSU har på sin side også saksutredet å innføre tierregelen uten 
omskyting for all skyting på 100 meter, men har enda ikke konkludert med dette som eget 
vedtak i DFSU. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre drøftet fordeler og ulemper med forslaget om å innføre tierregelen i 
baneskyting gjeldende på mesterskapsomgang/finaler uten bruk av omskyting. Skytterstyret 
ga føringer til administrasjonen og oversender også saken til DFSU. Administrasjonen 
kommer tilbake med sak til Skytterstyret i desembermøtet. 
 
Sak 82/2005: Elektronisk skivemateriell i felt på Landsskytterstevnet 
Norges Skytterstyre har gitt administrasjonen i oppdrag å igangsette en utredningsprosess med 
det formål å drøfte elementer ved innføring av elektronisk skivemateriell ved feltskytingene 



på Landsskytterstevnet. Temaet er tatt opp av GIHV som ønsker å se på løsninger for å 
redusere bruken av HV-mannskaper på Landsskytterstevnet. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre drøftet forhold rundt Forsvarets ønske om innfasing av elektronisk 
skivemateriell i feltskyting ved Landsskytterstevnet. Styret er i prinsippet positiv til at 
elektronisk skivemateriell i feltskyting innføres, og ga administrasjonen føringer for det 
videre arbeid. 
 
Sak 83/2005 Forslag om innføring av Superfinale i NM felt på LS  
Norges Skytterstyre har bedt administrasjonen utrede mulighetene for kåring av 
Norgesmesteren i felt i en ny superfinale. Styret har gitt føringer om at Superfinalen skal telle 
et begrenset antall skyttere (10-15) og gå fra arenaen for Stang- og felthurtigfinale, og 
tidsmessig arrangeres rett i forkant av disse. Forslag om en eventuell ny superfinale sendes på 
høring til samlagene med svarfrist 1. februar 2006. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar å ta saken om eventuell innføring av ny superfinale i NM felt til 
videre drøfting når samlagenes høringssvar foreligger.  
 
Sak 84/2005: Samarbeid med andre skytterorganisasjoner 
Skytterstyrets president tok i møte i september opp spørsmålet om muligheter for et utvidet 
samarbeid med de andre skytterorganisasjonene. Det ble spesielt vist til et samarbeidsprosjekt 
med Norges Skytterforbund på Levanger og med Norges Skiskytterforbund i Tingvoll.  
 
DFS har lang tradisjon for et nært og godt samarbeid med de andre skytterorganisasjonene. 
Holdningen er at vi ønsker slike samarbeidsprosjekt mellom våre skytterlag og andre 
lokalforeninger fra andre organisasjoner velkomne. Dette for felles å utvikle større miljøer for 
rekruttering, istedenfor at man i små lokalsamfunn holder på med tilnærmet lik aktivitet på 
”hver tue”. 
 
DFS har imidlertid også opplevd noen negative tilfeller hvor de lokale lagene har gått 
sammen ved bygging av anlegg, og således fått felles eiendomsforhold på skytebanene. I flere 
tilfelle har slikt tett samarbeid medført en klar interessekonflikt ved drift av anleggene og 
prioritering om anleggsbygging. Dette har medført at DFS sentralt har advart mot slike felles 
eiendomsforhold hvor skytterlagene har inngått avtaler med skytterorganisasjoner utenfor 
DFS, på sine baner.  
 
I første omgang er det et ønske om en kontakt med Norges Skiskytterforbund for å se på 
hvilke prosjekt som det eventuelt kan være mulig å gjennomføre i praksis.   
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar å invitere president og generalsekretær i Norges Skiskytterforbund 
til sitt møte i desember for drøfting av et eventuelt videre samarbeid. 
 
Sak 85/2005: Våpensmia A/S som servicestasjon for Sauer 200 STR, anke på avslag om 
gjenopptakelse 
Våpensmia A/S har påklagd tidligere vedtak i Skytterstyret om at de ikke kan etableres som 
servicestasjon for Sauer.  
 



Sauer har hatt innvendinger mot at Våpensmia A/S skal være servicestasjon, fordi Våpensmia 
A/S har etablert konkurrerende virksomhet. 
 
Det framkommer ikke nye momenter fra Våpensmia A/S siden forrige behandling. 
 
Vedtak: 
Norges skytterstyre fastholder sitt tidligere vedtak i sak 76/2004 om å avslå Våpensmias 
søknad om å bli gjeninntatt som servicestasjon for Sauer 200 STR.    
 
Sak 86/2005: Speaker og arenaproduksjon på Landsskytterstevnet. 
I sak 69/2005 ble det bestemt at Skytterkontoret overtar ansvar for forhandling og valg av 
speaker og arenaprodusent for Landsskytterstevnet 2006. Administrasjonen la i møte fram 
forslag til hvilke krav som skal stilles til speaker/arenaprodusent og arrangør av LS 2006 i 
forbindelse med denne tjenesten. 
 
Vedtak:  
Norges Skytterstyre vedtar at Landsskytterstevnet 2006 i Målselv må stille med 3 personer 
som støtte til arenaproduksjon og speakertjeneste under LS. Arrangøren har også ansvar for 
innkvartering og betaling for speaker(e) og arenaprodusent sitt opphold.  
 
DFS sentralt stiller med storskjerm, speaker(e) og arenaproducer, samt transport- og 
reisekostnader for disse. For denne tjenesten skal arrangøren betale DFS kroner 100 000,-.  
 
Arrangøren gis rett til å skaffe reklame som vises på storskjermen etter nærmere avtale med 
DFS. Inntektene av denne reklamen deles likt mellom arrangør og DFS. 
 
Meldingssaker: 

1. Sikkerhet på skytebanene 
2. Brev fra dansk statsborger 
3. Høringsbrev vedrørende skifeltsektorens framtid 
4. Høringsbrev vedrørende superfinale i feltskytingen på LS 
5. Konsentrert referat fra ”Workshop on Indoor Shooting Ranges”   

Responsible Care of Range Environment” – fra WFSA 
6. Distriktsrådsrepresentasjon I HV 
7. Høringsbrev vedrørende ny Våpenforskrift 
8. Brev fra Oslo skyttersamlag 
9. Regnskapene per 30/9-2005 
10. Rådgivende utvalg innstilling til spørsmål om endring av  

Konkurranseprogrammene i DFS 
      11.  Alternativ plassering av privat kapital 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 



 



År 2005 den 3. desember holdt Norges Skytterstyre møte på Holmenkollen Park Hotell, 
Oslo 
 
Til stede: Hans O. Kveli, Alf Tobiassen, Jarle Tvinnereim, Sindre Undseth, Janne K. Dalene, 
Geir Kjøsnes og Olav Aasen 
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik. Tor Laugen var tilstede under 
behandlingen av budsjettet for offentlige midler for 2006. 
 
Sak 87/2005: Skyteboka for LS 2006 
Arrangørene i Målselv har søkt om godkjenning av pris på Skyteboka til Landsskytterstevnet 
2006. 
 
Vedtak 
Norges Skytterstyre vedtar følgende satser for skyteboka 2006.  
 
    KL. 1-5, AG3, V55, V65, V73 Jr/ER/Rekr. 
 
Arrangement   kr. 360    kr. 245 
Premieinnskudd bane  kr. 135    kr. 135 
Premieinnskudd felt  kr. 140    kr. 140 
Premieinnskudd Stang kr.   65    kr.   (65) Jr. 
Premieinnskudd felth.  kr.   65    kr.   (65) Jr. 
Premieinnskudd minnesk. kr.   25    kr.   25  
Sum skytebok   kr. 790    kr. 545  (675) Jr. 
 
Ved påmelding  kr. 360    kr. 245 
Ved innløsning av Sk.bok kr. 430    kr. 300  (430) Jr. 
 
Premieinnskudd for ikke skutte øvelser refunderes fra arrangøren til skytterlagene som et 
ordinært premieoppgjør etter landsskytterstevnets slutt.  
 
Kompensasjon for gavepremier fra DFS:     kr. 80 
Kompensasjon til DFS for ikke innløste skytebøker: Senior/veteran kr. 85 
                    Rekruttklassene kr. 50 
 
Skytterkontoret produserer og trykker deltakeravis med troféoversikt som kompenseres fra 
teknisk arrangør med kroner 10 per påmeldte deltaker.    
 
Ved etteranmelding til ca. tre uker før stevnestart betales et tilleggsgebyr på kroner 600 for 
seniorklassene og kroner 300 for rekrutteringsklassene.  
 
Sak 88/2005: Søknad fra LS 2006 vedrørende støtte til opparbeiding av finalearena for 
Stang- og felthurtigskyting 
Arrangørene i Målselv har søkt om 60 000 kroner i støtte til opparbeidelse av finalearena for 
Stang- og felthurtigskyting på Landsskytterstevnet 
 
 
 
 



Vedtak: 
Norges Skytterstyre bevilger 60 000 kroner til arrangørene av LS 2006 for opparbeiding av 
finalearena for Stang- og felthurtigskyting. 
 
Sak 89/2005: Møteplan for Norges Skytterstyre 2006  
Norges Skytterstyre vedtar følgende møteplan for 2006: 
 
1. lørdag   4.feb   Oslo (uten saker,vararepr. innkalles) 
2. mandag  27.februar  Oslo 
3. mandag  20. Mars  Oslo 
4. søndag-mandag. 23.-24.april  Oslo 
 
5. torsdag   27. Juli   Troms/Målselv  
6. fredag-lørdag  28.-29. Juli  (Skyttertinget) 
 
7. søndag-mandag 3.-4. September Steinkjer 
8. mandag  23. Okt  Hornindal 
9. fredag-søndag  1.-3. Des  Oslo 
 
Møtene i Oslo holdes normalt mandag på Skytterkontoret, men administrasjonen vurderer 
saksmengde og innkaller om nødvendig til møtestart søndag.  
 
Sak 90/2005: Representasjon for Norges Skytterstyre 2006 

1. Kurs for nye tillitsvalgte i samlagene. 4.-5. februar, Oslo 
Hans O. Kveli, Olav Aasen 

 
2. Regionalt seminar Nord-Norge, Bodø     

Hans O. Kveli, Alf Tobiassen, Olav Aasen 
 

3. NM i skifeltskyting. Haltdalen 4.-5. mars 
Sindre Undseth 

 
4. HVs Landskonkurranse for ungdom, Værnes 

Olav Aasen 
 

5. Landsskytterstevnet i Målselv 
Hele styret 
 

6. Nordisk mesterskap i bane-,felt,-og felthurtigskyting. Overhalla 1.– 3.september: 
Hele styret 

 
7. Norgescupavslutning 24.-27.August på Fosen 

Hans O. Kveli 
 
 8.   NM skogsløp 9.-10. September i Mo i Rana  
       Jarle Tvinnereim 
   
 
 
  



9. Nordisk formannsmøte ( i Sverige) 14.-15. oktober 
Presidenten og generalsekretær 
 

10. Regionalt seminar Sør-Vestlandet 
      Janne K. Dalene, Jarle Tvinnereim 

 
Sak 91/2005: Årsplan for miljøpakka 
Følgende skytterlags baner foreslås prioritert for gjennomføring av miljøpakka i 2006, med 
forbehold om mulig utsettelse av enkeltprosjekt(er) dersom kostnadsmessige eller uforutsette 
omstendigheter skulle nødvendiggjøre endringer: 
 
Lag/samlag   
Kråkstad skl og Ski skl/Follo  rest fra 2005  
Hovet og Hol skl/Hallingdal  reserve fra 2005 
Øyfjell skl/Vest-Telemark 
Spildra  skl/Troms  
 
Reserver/aktuelle for 2007 (endring aktuelt ved avklaring av prioriterte "ventesaker"): 
1. Viken skl/Opland 
2. Jondalen skl/Opland 
3. Rjukan skl/Aust-Telemark 
4. Tenaasen skl og Jordet skl/Østerdal   
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre slutter seg til den framlagte plan for gjennomføring av  
støytiltak med midler fra miljøpakka for 2006. 
 
Sak 92/2005: Ekstraordinære banebidrag for 2005 
Skytterboka pkt. 13.390 gir bestemmelser om ekstraordinært banebidrag. Slike bidrag kan i 
unntakstilfelle gis til skytterlag som dokumenterer særskilt behov for rask bistand. 
 
Skytterstyret vedtok i sak 13/2004 supplerende regler for ekstraordinært banebidrag til kjøp 
av elektroniske skiver på 100 m-baner, som kompensasjon for lag som uforskyldt ikke har 
lykkes i å oppnå spillemidler til dette formålet.  
 
Det foreligger søknader om ekstraordinært banebidrag fra Gutvik skytterlag i Namdal 
skyttersamlag, Nordstrand skytterlag i Oslo skyttersamlag, Skjomen skytterlag i Ofoten 
skyttersamlag og Bjøllånes skytterlag i Rana skyttersamlag.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre finner å måtte avslå søknadene fra Gutvik skytterlag og Nordstrand 
skytterlag, særlig begrunnet i søknadenes formål. Skjomen skytterlag innvilges tilskudd til 
sikkerhetsmessig utbedring med kroner 10.000,-.  
 
I samsvar med tidligere vedtatte bestemmelser for tilskudd til anskaffelse av elektroniske  
skiver på 100 m, for skytterlag som uforskyldt ikke har lykkes i å oppnå spillemidler til 
dette, innvilges Bjøllånes skytterlag etter søknad kr 40.000,-.  
 
 
 



Sak 93/2005 Strategi for vedlikehold av elektroniske skiver 
Leverandørene av elektroniske skiver i Norge ( KME, Megalink, Sius Ascor) er alle, i sin 
godkjenning fra DFS, pålagt å levere med til kjøper en vedlikeholdsveiledning på norsk. 
Regelverket i Skytterboka (pkt 8.135) beskriver de operative krav til vedlikehold i grove 
trekk. 
I 2005 har det kommet inn antydninger om at enkelte skyttere har oppnådd oppsiktsvekkende 
resultater ved skyting på elektronikk – hvor det samtidig har vært antydet/stilt spørsmål om 
elektronikken har vist riktige resultater.   
 
Norges Skytterstyres vurdering: 
Elektroniske skiver er hilst velkommen i DFS. Mange lag har en oppblomstring av aktivitet 
fordi både trening og stevner har blitt revolusjonerende forenklet. Det er imidlertid på det rene 
at elektronikk må ha et kontinuerlig og korrekt utført vedlikehold for å fungere 
tilfredsstillende 
Det er viktig at våre utøvere har tillit til materiellet, hvis ikke vil vi stå ovenfor et vesentlig 
problem i framtiden. 
På denne bakgrunn har administrasjonen initiert et prosjekt hvor vi har som mål at alle eiere 
av elektroniske skiver skal ha en så solid kultur for vedlikehold av sine skiver at tvil om 
korrekte resultater ikke oppstår. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vil at det skal fokuseres sterkere på vedlikehold av elektroniske skiver i 
DFS. Administrasjonen gis fullmakt til å gjennomføre et prosjekt som har som mål å forbedre 
vedlikeholdsrutinene hos eiere av elektroniske skiver. 
 
Sak 94/2005: Budsjett for offentlige midler 2006 

 
Budsjett 

2006
Budsjett 

2005 Endring 
UTGIFTER    
11 Administrasjon 7 980 000 7 823 000 157 000 
    
12 Arrangementer    
12a Landsskytterstevnet 1 515 000 1 616 000 -101 000 
12b Nordisk Mesterskap 460 000 355 000 105 000 
12c Norgescup baneskyting 70 000 74 000 -4 000 
12d NM skifelt og skogsløp 60 000 47 000 13 000 
Sum post 12 2 105 000 2 092 000 13 000 
    
13 Medaljer og premier 638 000 606 000 32 000 
    
14 Driftstilskudd til lavere 
organisasjonsledd 3 399 000 3 497 000 -98 000 
    
 
15 Bidrag baner osv    
15a Ordinære anleggsmidler 5 485 000 4 797 000 688 000 
15b Bidrag fra miljøpakka 4 100 000 6 800 000 -2700000 
Sum post 15 9 585 000 11 597 000 -2012000 
    



16 Utdanning 1 080 000 1 070 000 10 000 
    
17 Rekruttering 1 515 000 1 515 000 0 
    
18 Felt- og skifeltskyting    
18a Feltskyting 394 000 386 000 8 000 
18b Skifeltskyting 200 000 307 000 -107 000 
Sum post 18 594 000 693 000 -99 000 
    
19 Ammunisjonsbidrag 1 650 000 1 500 000 150 000 
    
20 Markedsføring    
20a Informasjon 990 000 940 000 50 000 
20b Driftstilskudd Norsk Skyttertidende 548 000 602 000 -54 000 
Sum post 20 1 538 000 1 542 000 -4 000 
    
Post 21 Nytt økonomisystem,    
webportal og webshop 273 000 620 000 -347 000 
    
    
Sum utgifter 30 357 000 32 555 000  
    
Ordinært tilskudd 24 750 000 24 730 000  
Miljøpakkemidler 5 000 000 5 000 000  
Overføringer fra tidligere år 1 428 000 4 253 000  
Sum  31 178 000 33 983 000  
Overføringer til neste år 821 000 1 428 000  
 
 
Sak 95/2005: Samarbeidsprosjekt DFS/HV – framtidige strategier 
Heimevernsstaben (HVST) har gitt Heimevernets skole- og kompetansesenter (HVSKS) i 
oppdrag å utrede framtidig samarbeid mellom DFS og HV. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar, etter anmodning fra HV, at Skytterkontoret deltar med to 
representanter i et utvalg som skal utrede framtidig samarbeid mellom HV og DFS. 
 
 
Sak 96/2005: Endring av rangeringsregler for minimalisering av omskytinger i 
mesterskap 
Norges Skytterstyre gjorde i sak 81/2005 vedtak om at administrasjonen skulle videreutrede 
sak om å endre rangeringsregler for å redusere antall omskytinger i baneskyting. DFSU har 
behandlet saken, og går inn for regelendring på 100 meter hvor det rangeres ved bruk av ny 
innertierregel på finaleomgangen uten bruk av omskyting ved poenglikhet. Norges 
Skytterstyre er enig med DFSU og ønsker også at dette skal innføres på 200/300 meter. 
 
 
 
 



Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar å fremme som sak til Skyttertinget 2006 å endre rangeringsregler i 
baneskyting for å redusere antall omskytinger i mesterskap. Administrasjonen utarbeider 
saksutredning i tråd med Skytterstyrets føringer.  
 
Sak 97/2005: Rådgivende utvalgs innstilling - videre arbeid 
Rådgivende utvalg har lagt fram sin innstilling for Norges Skytterstyre vedrørende 
konkurranseprogrammer i DFS.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre ga administrasjonen innspill og føringer om videre arbeid med 
Rådgivende utvalgs innstilling om eventuelle nye konkurranseprogrammer i DFS. 
 
Sak 98/2005: Søknad om tilskudd i forbindelse med sammenslåing av skyttersamlagene 
Grenland og Aust-Telemark 
I forbindelse med sammenslåingen av Aust-Telemark og Grenland skyttersamlag som blir 
gjort gjeldende fra 1/1-2006, har Norges Skytterstyre mottatt søknad om et engangstilskudd 
på kroner 40 000 i forbindelse med ekstraordinære kostnader ved sammenslåingen.   
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar å bevilge kroner 25 000 til å dekke merkostnader i forbindelse 
med sammenslåingen av Aust-Telemark og Grenland skyttersamlag. 
 
 
 
Meldingssaker: 1. Tildeling av NM skifeltskyting 2006 til Haltdalen skytterlag 
   2. Evaluering av Regionalt seminar Østlandet 
   3. Høringsuttalelse vedrørende våpenforskriften 

4. Brev fra Knut Tore Eidal vedrørende valg til representasjon i styret i 
Folk og Forsvar 
5. Brev fra LS 2008 
6. Brev fra Bodø østre skytterlag 
7. Søknad om engangstilskudd for sammenslåing av skyttersamlag
  



År 2006 den 4. februar holdt Norges Skytterstyre møte på Quality Airport hotell, 
Gerdermoen 
 
Til stede fra Norges Skytterstyre: Hans O. Kveli, Alf Tobiassen, Jarle Tvinnereim, Sindre 
Undseth, Janne K. Dalene, Ferdinand Brovold og Olav Aasen 
 
Til stede varamedlemmer til Norges Skytterstyre: Henning Ivarrud, Egil Sotnakk, Oddbjørn 
Meland, Harald Kommedal, Geir Kjøsnes og Stein Østbøll  
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
 
I forbindelse med at kurs for nye tillitsvalgte ble avholdt på Gardermoen, holdt Norges 
Skytterstyre møte hvor også varamedlemmene var innkalt. Flere strategiske saker og 
utfordringer for DFS i framtida ble drøftet. Administrasjonen ble pålagt å følge opp 
drøftingene med konkrete saker til styret i senere møter. 
 
Sak 1/2006: Campingavgiften under LS 2006  
Landsskytterstevnet 2006 har søkt om pris på campingavgiften. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre innvilger Landsskytterstevnet 2006 sin søknad angjeldende 
campingavgift for LS 2006. Pris for campingvogn med/uten fortelt settes til 875 kroner, mens 
pris for kun telt settes til 650 kroner. 



År 2006 den 27. februar holdt Norges Skytterstyre møte på Skytterkontoret, Oslo 
 
Til stede: Hans O. Kveli, Alf Tobiassen, Jarle Tvinnereim, Sindre Undseth, Janne K. Dalene, 
Geir Kjøsnes og Olav Aasen 
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
 
 
Sak 2//2006: Tingsak: Regnskap for private og offentlige midler for 2005  
Følgende regnskap for 2005 med årsresultat på kroner 830 840,00 og årsberetning i henhold 
til regnskapsloven sendes fram for Skyttertinget 2006. 
 
ÅRSBERETNING 2005 AVGITT I HENHOLD TIL REGNSKAPSLOVEN 
Det frivillige Skyttervesen (DFS) er en ideell, frivillig, landsomfattende organisasjon 
opprettet av Stortinget i 1892 med formål å fremme praktisk skyteferdighet innen det norske 
folk og derved dyktiggjøre det for landets forsvar.   
 
Virksomheten skjer i skytterlagene (ca 900) over hele landet etter retningslinjer gitt av 
Stortinget, Skyttertinget og Norges Skytterstyre, med en utøvende administrasjon plassert ved 
Skytterkontoret i Oslo.  Den daglige sentrale virksomhet er basert på årlig bevilgning til DFS 
over Forsvarsbudsjettets kap. 1719. 
 
DFS har en egen salgsavdeling hvor våpen, ammunisjon og organisasjonsartikler omsettes.  
Annet hvert år har DFS et landslotteri.  Inntektene fra denne virksomheten dekker en del 
utgifter som ikke kan belastes det regnskapet som viser bruk av bevilgningen gitt over 
Forsvarsbudsjettet. 
 
Den totale omsetningen er redusert med ca kr 3 mill kroner i forhold til 2004-regnskapet.  
Årsresultatet er redusert med snaut kr 1,5 mill i forhold til resultatet i 2004.  Nedgangen 
skyldes i hovedsak at 2005 var et år uten landslotteri.  Sett i lys av dette ansees 2005 allikevel 
å ha vært et økonomisk tilfredsstillende år. 
 
De samlede investeringene utgjorde kr 188.750 og har medgått til anskaffelse av nytt 
økonomisystem.  Investeringen er i sin helhet nedskrevet med offentlig tilskudd. 
 
Beholdningen av betalingsmidler pr 31.12.2005 var på 14,4 mill kroner.  Det frivillige 
Skyttervesen er pr 31.12.2005 fullt ut i stand til å betale sin kortsiktige gjeld med denne 
beholdningen. 
 
Totalkapitalen var ved utgangen av året kr 20,7 mill, sammenlignet med kr 23,7 mill året før.  
Nedgangen skyldes i det vesentligste bruk av tidligere ubrukt offentlig tilskudd. 
 
Egenkapitalprosenten pr 31.12.2005 var på 65,9 %, sammenlignet med 53,9 % pr 31.12.2004. 
 
Norges Skytterstyre mener at årsregnskapet gir et rettvisende bilde av Det frivillige 
Skyttervesens eiendeler og gjeld, finansielle stilling og resultat. 
 
Fortsatt drift av organisasjonens virksomhet er lagt til grunn for regnskapet, da styret anser at 
forutsetningen for fortsatt drift av den sentrale virksomheten er til stede. 
 



Arbeidsmiljøet ved Skytterkontoret er sikret gjennom internkontroll for å ta vare på helse, 
miljø og sikkerhet.  Et eget verneombud sørger for at de pålagte kontrollrutiner blir fulgt.  
Skytterkontoret er tilknyttet bedriftslegeordning. 
 
På Skytterkontoret jobber det 3 kvinner og 11 menn.  Ingen av de ansatte jobber deltid.  
Gjennomsnittslønnen for alle ansatte er kr 369.800.  Gjennomsnittslønnen til kvinnene er noe 
lavere enn for mannlige ansatte, noe som begrunnes i at 2 av de 3 kvinnelige ansatte er ansatt 
i kontorstøttefunksjoner.  Generalsekretær og assisterende generalsekretær, som utgjør 
Skytterkontorets ledelse, er begge menn.  Alle stillinger på Skytterkontoret har sin egen 
stillingskode etter Statens Lønnsplanhefte, og følgelig en fast lønnsramme.  Dette momentet 
er viktig for å fremme likestilling mellom kjønnene på Skytterkontoret.    
 
Andelen kvinner blant de voksne aktive skytterne utgjorde i 2005  ca 10 %, og andelen synes 
å være økende.  I hele organisasjonen jobbes det for å få større kvinneandel i tillitsmanns-
apparatet på alle nivåer, noe som blant annet har resultert i at DFS har fått sin første 
kvinnelige representant i Norges Skytterstyre.  Ved framtidige stillingsutlysninger på 
Skytterkontoret vil kvinner bli oppfordret til å søke. 
 
Det har ikke vært alvorlige skader eller ulykker som har rammet de ansatte i 2005.  
Sykefraværet ved Skytterkontoret utgjorde 1,9 % av den ordinære arbeidstiden.   
 
Organisasjonens virksomhet påvirker det ytre miljøet på to hovedområder: 
 

- Gjennom salgsvirksomheten gjør en seg nytte av de transport- og 
distribusjonstilbud som finnes i samfunnet, og 

- aktiviteten i skytterlagene påvirker det ytre miljø, vesentlig i form av støy.  Disse 
forholdene er regulert gjennom Forurensningsloven og tilhørende 
konsesjonsbestemmelser. 
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DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN

REGNSKAP PRIVATE OG OFFENTLIGE MIDLER  
Resultatregnskap 2005 

    
DRIFTSINNTEKTER Noter 2005 2004
    
Salgsinntekter 3,4,5 23 217 709 23 402 466
Abonnementsinntekter 4 1 734 740 1 745 050
Offentlige tilskudd 2 29 730 000 29 946 304
Andre driftsinntekter  189 100 162 981
Salgsinntekter landslotteriet   2 621 796
Sum driftsinntekter  54 871 549 57 878 597
    
DRIFTSKOSTNADER    
Varekostnad 1 20 408 207 20 578 366
Lønnskostnad 1,11 7 523 687 7 187 891
Avskrivning varige driftsmidler 1,8 188 750 
Annen driftskostnad 1 13 446 121 13 401 108
Utbetalte tilskudd 1 15 643 547 12 516 825
Sum driftskostnad  57 210 312 53 684 190
    
NETTO TIL/FRA OFFENTLIGE MIDLER    
Overførte offentlige midler til neste år 2,14 -1 429 342 -4 253 192
Overførte offentlige midler fra tidligere år 2,14 4 253 192 1 999 188
    
DRIFTSRESULTAT PRIVATE MIDLER  485 087 1 940 403
    
FINANSINNTEKTER OG FINANSKOSTNADER    
Sum finansinntekter  346 461 384 160
Sum finanskostnader  708 1 216
Resultat av finansposter  345 753 382 944
    
    
ÅRSRESULTAT  830 840 2 323 347
    
Overføringer og disponeringer    
Overførte midler DFSU 7 -18 308 -65 141
Overførte midler DFS Trygdefondet 13 -6 024 1 181
Rekrutteringsfremmende tiltak   832 487
Markedsføring info 7 -166 888 -8 000
Avsatt til fri egenkapital  1 022 060 1 562 820
Sum  830 840 2 323 347
 
 
 
 
 
 
 



 
 
DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
BALANSE PR 31.12.2005 
    
 Noter 2005 2004
EIENDELER    
    
ANLEGGSMIDLER    
Finansielle anleggsmidler    
Lånefinansiering reservedelslager 9 500 001 500 001
Sum finansielle anleggsmidler  500 001 500 001
    
SUM ANLEGGSMIDLER  500 001 500 001
    
    
OMLØPSMIDLER    
Varer 10 3 716 822 3 119 765
    
Fordringer    
Kundefordringer  1 366 719 1 812 383
Andre kortsiktige fordringer 10 672 948 393 737
Sum fordringer  2 039 667 2 206 120
    
Bankinnskudd, kontanter og lignende 12 14 437 047 17 925 988
    
SUM OMLØPSMIDLER  20 193 536 23 251 873
    
SUM EIENDELER  20 693 537 23 751 874
    
    
    
    
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
BALANSE 31.12.2005 
 Noter 2005 2004
EGENKAPITAL OG GJELD    
    
EGENKAPITAL    
Opptjent kapital    
Øremerkede midler:    
DFSU midler 7 217 650 235 958
Rekrutteringsfremmende tiltak  1 540 962 1 540 962
DFS Trygdefondet 13 642 289 648 313
Felt-/skifelt  1 482 706 1 482 706
Markedsføring/informasjon 7 488 152 655 040
Sum øremerkede midler  4 371 759 4 562 979
    
Fri egenkapital  9 258 638 8 236 578
    
Sum opptjent kapital  13 630 397 12 799 557
    
SUM EGENKAPITAL  13 630 397 12 799 557
    
GJELD    
Kortsiktig gjeld    
Ubenyttet offentlige midler 14 1 429 342 4 253 192
Leverandørgjeld  3 818 943 3 554 148
Skyldig offentlige avgifter  724 384 782 655
Annen kortsiktig gjeld  1 090 471 2 362 322
Sum kortsiktig gjeld  7 063 140 10 952 317
    
SUM GJELD  7 063 140 10 952 317
    
SUM EGENKAPITAL OG GJELD  20 693 537 23 751 874
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DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
 
Regnskapsprinsipper 
Årsregnskapet er satt opp i samsvar med regnskapslovens bestemmelser og er utarbeidet 
etter norske regnskapsregler og anbefalinger til god regnskapsskikk. 
 
Regnskapet omfatter Det frivillige Skyttervesens private midler og offentlige midler.  Det er 
utarbeidet et separat regnskap for offentlige midler mottatt over statsbudsjettet som er inntatt 
som note i regnskapet.  Eventuelle offentlige midler som ikke er benyttet i tildelingsåret, men 
som overføres til bruk senere år, inngår som betalingsmidler og er oppført som ubenyttede 
offentlige midler i balansen. 
 
Aktiviteten som er finansiert over DFS’ private midler, er i regnskapet fordelt på følgende 
virksomhetsområder: 
 

- Salg av våpen, ammunisjon og organisasjonsartikler, 
- drift av Norsk Skyttertidende, 
- utvikling og salg av administrasjonsprogram for skytterlag og skyttersamlag, og 
- annen organisasjonsvirksomhet som ikke dekkes av offentlige midler 

 
Transaksjoner regnskapsføres til verdien på transaksjonstidspunktet og inntekt resultatføres 
når den er opptjent.  Utgifter er kostnadsført i samme periode som tilhørende inntekt. 
 
Klassifisering av balanseposter 
Omløpsmidler og kortsiktig gjeld omfatter normalt poster som forfaller til betaling innen et år 
etter balansedagen, samt poster som knytter seg til varekretsløpet.  Øvrige poster er 
klassifisert som anleggsmidler. 
 
Kundefordringer 
Kundefordringene er oppført i balansen til pålydende etter fradrag for avsetninger til forventet 
tap. 
 
Varebeholdninger 
Lager av innkjøpte varer for videresalg er verdsatt til laveste av anskaffelseskost etter FIFO-
prinsippet og virkelig verdi. 
 
Varige driftsmidler 
Eiendeler bestemt til varig eie og bruk, balanseføres og avskrives.  Avskrivning 
gjennomføres lineært over driftsmidlets økonomiske levetid.  Driftsmidler som dekkes av 
offentlige midler nedskrives direkte med mottatte tilskuddsmidler. 
 
Pensjonsforpliktelser 
DFS har avtale om avtalefestet pensjonsordning.  Ordningen er tilskuddsbasert gjennom 
medlemskap i Statens Pensjonskasse.  Det er derfor ingen pensjonsforpliktelser knyttet til 
ordningen. 
 
 
 
 
 
 
 
 



Note 1 – Fordeling av inntekter og kostnader         
  INNTEKTER KOSTNADER 
  Salgs- Andre  Vare- Lønns- Av- og ned- Annen Utbetalte   
    inntekter inntekter SUM kostnader kostnader skrivninger driftskostnad tilskudd SUM 
Private midler              
Salgsvirksomheten 22 376 746   22 376 746 19 233 309 948 529  1 266 493   21 448 331 
Norsk Skyttertidende 548 694 1 734 740 2 283 434 1 174 898 691 046  478 707   2 344 651 
Administrasjonsprogrammet 292 269   292 269  43 855  241 340   285 195 
Landslotteriet     0      0 
Øvrig virksomhet private midler   189 100 189 100  228 344  899 599 52 342 1 180 285 
Sum private midler 23 217 709 1 923 840 25 141 549 20 408 207 1 911 774 0 2 886 139 52 342 25 258 462 
               
Offentlige midler                  
11 Administrasjon   29 730 000 29 730 000   4 790 931   3 159 406   7 950 337 
12a Landsskytterstevnet         317 645   1 129 143   1 446 788 
12b Nordisk Mesterskap         61 440   313 374   374 814 
12c Norgescupen i baneskyting         14 581   38 837 27 000 80 418 
12d NM skifelt og skogsløp         3 068   15 585 16 000 34 653 
13 Medaljer/diplomer og premier             628 246   628 246 
14 Tilskudd til lavere organisasjonledd              3 521 313 3 521 313 
15a Ordinære anleggsmidler         39 063   1 964 268 2 950 713 4 954 044 
15b Miljøpakkemidler             673 724 6 133 139 6 806 863 
16 Utdanning         163 873   775 929 67 513 1 007 315 
17 Rekruttering         59 489   535 359 834 680 1 429 528 
18 Feltskyting/skifeltskyting         39 599   152 567 458 645 650 811 
19 Ammunisjonsbidrag              1 498 929 1 498 929 
20 Markedsføring         121 839   714 519 83 273 919 631 
21 Nytt øk.system/webportal         385 188 750 459 025   648 160 
Sum offentlige midler 0 29 730 000 29 730 000 0 5 611 913 188 750 10 559 982 15 591 205 31 951 850 
                   
Sum totalt 23 217 709 31 653 840 54 871 549 20 408 207 7 523 687 188 750 13 446 121 15 643 547 57 210 312 





Note 2 - DFS offentlige midler    
 2005  2004
INNTEKTER    
Ordinært tilskudd 24 730 000  24 000 000
Miljøpakkemidler 5 000 000  5 000 000
MVA-kompensasjon  946 304
Sum inntekter 29 730 000  29 946 304
    
UTGIFTER    
11 Administrasjon 7 950 337  7 739 176
    
12 Arrangementer    
12a Landsskytterstevnet 1 446 788  1 159 574
12b Nordisk Mesterskap 374 814  309 841
12c Norgescupen i baneskyting 80 418  68 204
12d NM skifelt og NM skogsløp 34 653  49 067
Sum post 12 1 936 673  1 586 686
    
13 Medaljer, diplomer og premier 628 246  680 868
    
14 Tilskudd lag, samlag og kretser 3 521 313  3 298 251
    
15 Anleggsavdelingen    
15a Ordinær drift 4 954 044  4 536 990
15b Miljøpakken 6 806 863  4 129 100
Sum post 15 11 760 907  8 666 090
    
16 Utdanning 1 007 315  1 042 225
    
17 Rekruttering 1 429 528  1 519 830
    
18 Felt- og skifeltskyting    
18a Feltskyting 347 885  343 717
18b Skifeltskyting 302 926  230 351
Sum post 18 650 811  574 068
    
19 Ammunisjonsbidrag 1 498 929  1 303 000
    
20 Markedsføring  
20a Informasjon 919 631  720 533
20b Driftstilskudd Norsk Skyttertidende 602 000  561 573
Sum post 20 1 521 631  1 282 106
    
21 Prosjekt nytt øk.system/webportal  648 160  
    
Sum utgifter 32 553 850  27 692 300
Sum utgifter ekskl interne overføringer 31 951 850  27 130 727
    
Ubenyttede offentlige midler -2 823 850  2 254 004
    
Overført off. midler fra tidligere år 4 253 192  1 999 188
Overført off. midler til neste år 1 429 342  4 253 192
Resultat offentlige midler 0  0





Note 3 – Driftsregnskap salgsvirksomheten
 SUM VÅPEN AMMUNISJON ANNET SALG 
 2005 Budsjett 2004 2005 2004 2005 2004 2005 2004 
Salgsinntekter          
Ordinære salgsinntekter 22 376 746 22 500 000 22 509 033 9 724 196 9 082 549 11 831 183 12 665 507 821 367 760 977 
Sum salgsinntekter 22 376 746 20 450 000 22 509 033 9 724 196 9 082 549 11 831 183 12 665 507 821 367 760 977 
          
Varekostnader          
Varekjøp 19 830 365 19 580 000 18 095 686 8 373 027 6 572 938 10 828 263 10 843 659 629 075 679 089 
Endring varelager -597 056 0 1 236 784 -174 882 1 078 538 -364 061 222 440 -58 113 -64 194 
Sum varekostnader 19 233 309 19 580 000 19 332 470 8 198 145 7 651 476 10 464 202 11 066 099 570 962 614 895 
          
Bruttofortjeneste 3 143 437 2 920 000 3 176 563 1 526 051 1 431 073 1 366 981 1 599 408 250 405 146 082 
Bruttofortjeneste i prosent 14,05 13,06 14,11 15,69 15,76 11,55 12,63 30,49 19,20 
          
Lønnskostnader 948 529 860 000 775 344       
         
Annen kostnad         
Fraktkostnader 590 631 550 000 615 965      
Husleiekostnader 275 654 235 000 250 045     
Leasing/driftsavtaler 16 757 15 000 12 459      
Inventar, kontormaskiner 10 829 10 000 27 072    
Revisjon 33 750 45 000 40 950    
Andre konsulenttjenester 12 070 10 000 15 000       
Kontorrekvisita, trykksaker 20 586 50 000 57 306       
Telefon og porto 35 304 45 000 22 517       
Reise- og oppholdsutgifter 60 809 100 000 92 209       
Markedsføring 174 371 200 000 161 479       
Forsikringer 35 732 30 000 31 847       
Tap på fordringer 2 230       
Sum annen kostnad 1 266 493 1 290 000 1 329 079       
Driftsresultat 928 415 770 000 1 072 140       
 





Note 4 – Driftsregnskap for Norsk Skyttertidende
 Regnskap Budsjett Regnsk 2004
Driftsinntekter:    
Annonseinntekter 548 694 580 000 584 152
Abonnementsinntekter 1 734 740 1 800 000 1 745 050
Driftstilskudd fra offentlige midler 602 000 602 000 561 573
Sum driftsinntekter 2 885 434 2 982 000 2 890 775
    
Produksjon-/distribusjonskostnader    
Trykningsutgifter 802 375 800 000 768 085
Porto- og distribusjon 372 523 420 000 448 836
Konsulenttjenester 50 000 28 975
Sum produksjons-/distribusjonskost 1 174 898 1 270 000 1 245 896
    
Lønnskostnader 691 046 800 000 690 573
    
Annen driftskostnad    
Husleiekostnader 84 011 85 000 80 721
Inventar, kontormaskiner osv 4 463 30 000 30 442
Revisjonshonorar 9 375 15 000 11 284
Andre honorarer 8 870 10 000
Kontorrekvisita 17 265 20 000 8 538
Telefon og porto 39 386 35 000 36 834
Reise- og oppholdsutgifter 286 858 250 000 219 432
Markedsføring 19 928 30 000 30 117
Forsikring 3 373 5 000 2 413
Tap på krav 5 178
Sum annen driftskostnad 478 707 480 000 419 781
    
Driftsresultat 540 783 432 000 534 525
    
 
 
Note 5 – Salg administrasjonsprogram til skytterlag og skyttersamlag
 Regnskap Budsjett Regnsk 2004
Inntekter:    
Salgsinntekter 292 269 240 000 309 281
Sum inntekter 292 269 240 000 309 281
    
Lønnskostnader 43 855 35 000 65 713
    
Annen driftskostnad    
Inventar kontormaskiner osv 26 065 15 000 15 990
Konsulenthonorarer EDB 62 130 115 000 87 200
Kontorrekvisita 13 302 15 000 44 323
Telefon og porto 97 043 10 000 53 160
Reise- og oppholdsutgifter 22 410 30 000 41 404
Markedsføring 20 390 20 000
Sum annen driftskostnad 241 340 205 000 242 077
    
Driftsresultat 7 074 0 1 491



Note 6 – Øvrig virksomhet
  

Regnskap Budsjett Regnsk 2004
Lønns-/personalkostnader 228 344 60 000 49 664
Avskrivninger 
Inventar og utstyr 42 670 10 521
Reise- og oppholdsutgifter 39 158 50 000 27 006
Representasjon 99 540 170 000 146 663
Kontingenter og gaver 94 965 60 000 80 045
Forsikringer 6 024 10 000
Vedr NRK-sending Lesja 264 775

775 476 350 000 313 899
 
 
 
Note 7 – Organisasjonsutgifter 
 Regnskap Budsjett Regnsk 2004
Landsskytterstevnet 218 960 210 000 273 201
Nordisk Mesterskap 653 20 000 878
Skifeltskyting 2 102
DFSU 18 308 140 000 65 141
Informasjonsstøtte til lag og samlag 166 888 400 000 8 000
 404 809 770 000 349 322
 
 
 
Note 8 – Varige driftsmidler  

Salgs- Øvrig Offentlige 
avdelingen virksomhet midler Sum

Anskaffelseskost 01.01.05 108 405 192 325 322 431 623 161
Tilgang 0 0 188 750 188 750
Avgang 0 0 0 0
Anskaffelseskost 31.12.05 108 405 192 325 511 180 811 911

 
Akkumulerte av- og nedskrivninger 
31.12.05 108 405 192 325

 
511 180 811 911

 
Bokført verdi 31.12.05 0 0 0 0
  
Årets ordinære avskrivninger 0 0 0 0
Nedskrivninger med tilskuddsmidler 188 750 188 750
  
Årets av- og nedskrivninger 0 0 188 750 188 750
 
 
Note 9 – Fordringer/gjeld  
Fordringer med forfall senere enn ett år:  

2005 2004
Lånefinansiering reservedelslager 500 001 500 001

 
Ingen del av gjelden forfaller senere enn 5 år 
 
 
 



Note 10 – Varebeholdninger  
2005 2004

Våpen 847 879 672 997
Ammunisjon 2 008 309 1 644 247
Organisasjonsartikler 860 634 802 521
Sum 3 716 822 3 119 765

 
Beholdning av premier og plaketter 37 829 304 416

 
Beholdningene er oppført til anskaffelseskost.  Det er ikke ukurans i beholdningene. 
Beholdningen av premier og plaketter er vurdert som forskuddsbetalt kostnad og inngår i
posten "annen kortsiktig fordring".  
 
 
Note 11 – Lønnskostnader ansatte, godtgjørelser, lån til ansatte  
 
Samlede lønnskostnader i resultatregnskapet er fordelt på følgende poster: 

2005 2004
Lønnskostnader 6 479 504 6 185 845
Folketrygdavgift 886 909 858 148
Pensjonskostnader (AFP) 54 391 44 944
Annen godtgjørelse 102 883 98 954
Sum 7 523 687 7 187 891
 
Gjennomsnittlig antall ansatte i 2005: 14  
 

Generalsekretær Styret
Lønn 596 199 75 000
Annen godtgjørelse 3 543 176 463
Sum 599 742 251 463
 
Lån til ansatte i organisasjonen utgjør kr 240 995. 
Det foreligger ikke avtale om spesielle pensjonsrettigheter, sluttvederlagsordninger eller 
andre godtgjørelser. 
 
Revisor 
Kostnadsført honorar revisjon 84 313 
Kostnadsført annet honorar 1 000 
Sum 85 313 
 
 
Note 12 – Bundne midler, garantier  

2005 2004
Skattetrekkskonto 529 694 508 153
Portogaranti 15 500 15 500
Tollgaranti 250 000 250 000
Garanti Landslotteriet 2 400 000 1 600 000
Sum 3 195 194 2 373 653
 
Det frivillige Skyttervesen har andre, ikke bokførte forpliktelser på til sammen kr 579.000,-.
 
 
 



 
 
Note 13 – DFS Trygdefondet  
Det er ikke foretatt utbetalinger fra Trygdefondet i 2005 
 
Innbetalinger fra skytterlagene til dekning av forsikringspremie 50 016
Årspremie ansvarsforsikring i Bank1 Oslo 56 040
For lite innbetalt fra skytterlagene, belastet DFS Trygdefond -6 024
 
 
 
Note 14 – Ubenyttet offentlige midler  
Bokførte midler som gjelder mottatte tilskudd overført til senere år: 

31.12.2005 31.12.2004
Miljøpakkemidler overført til bruk neste år 41 283 948 146
MVA-kompensasjon 882 906 992 906
Rest ubenyttede ordinære mottatte tilskudd 505 153 2 312 140
Sum 1 429 342 4 253 192
 
 
Sak 3/2006: Tingsak: Forslag om nedleggelse av skifelt og skogsløp 
Hardanger og Voss skyttersamlag fremmet forslag for Skyttertinget 2005 om nedlegging av 
skifelt og skogsløp med feltskyting i DFS med virkning fra 2006. Forslaget ble i hovedtrekk 
begrunnet slik: 
”Skifelt er så lite utbredd at grensen for tildelig av midler fra DFS er nådd for lenge siden. 
Under NM 2004 deltok 34 løpere, hvorav 9 i kampen om Kongepokalen. Heimevernet ser seg 
heller ikke lenger tjent med å støtte opp om disiplinene. Dette framkommer særlig gjennom at 
de ikke lenger ønsker å delta i skifeltutvalgets møter, og HV har også trekt seg ut av 
samarbeidet om NM skogsløp. Innsparte midler kan med fordel nyttes mye bedre på andre 
felter i organisasjonen.” 
 
Skyttertinget 2005 gjorde dette vedtak: 
”Behandling av forslaget fra Hardanger og Voss skyttersamlag om nedlegging av sektorens 
virksomhet utsettes til Skyttertinget 2006. DFS/Utvalget for skifelt gis i oppdrag innen 1. 
oktober 2005 å utrede sektorens framtid med vurderinger av profil, aktiviteter, betydning for 
DFS, muligheter/konsekvenser, aktuelle tiltak og kostnader. Deretter sendes saken til høring 
ved ombudsmøtene i 2005.”  
 
Det er mottatt 35 svar på høringen, og disse fordeler seg slik: 
Skifelt og skogsløp beholdes som offisielle øvelser i DFS. 19  
Kun skogsløp beholdes som offisiell øvelse. 8  
Kun skifelt beholdes som offisiell øvelse. 0  
Hele sektoren legges ned. 8  

Av samlagene som ønsker å videreføre begge disipliner, eller bare skogsløp, er det 7 som ikke 
ønsker å videreføre ordningen med Kongepokal innen noen av disiplinene.  
 
DFS/Utvalget for skifelt har utarbeidet en statistikk, som viser utvikling over de siste årene. 
Statistikken er slik: (En del nøkkeltall for 2005 mangler grunnet at de foreløpig ikke 
foreligger). 



År Skifelt Skogsløp Aktivitets- 
konkurranse 
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1990 11 110               
1995 15 171      51 900 406     
2000 13 143   1 28  43 730 442     
2001 12 72   1 21  31 418 515    7 000,- 
2002 11 111 93 30 8 130 90 42 22 488 343     23 000,- 
2003 8 93 64 19 8 118 169 32 29 394 369  10 134 99 17 000,- 
2004 9 100 74 26 8 109 111 26 37 338 541  19 281 124 25 000,- 
2005   129 19   92      25 366 181 27 000,- 

 
DFS/Utvalget for skifelt sin vurdering: 
Skifeltutvalget anbefaler for Skyttertinget å videreføre både skifelt og skogsløp som offisielle 
øvelser på alle nivå i DFS. Over halvparten av de som har besvart høringen ønsker en 
videreføring av begge disipliner. Utvalget ser samtidig at det er mange som ønsker å legge 
ned hele sektoren, eller bare videreføre skogsløp, men totalt sett er det såpass mange som 
ønsker å videreføre begge disipliner at disse bør bli gitt mulighet for dette. Videre vil det være 
nødvendig for å opprettholde et ”fysisk” konkurransetilbud over hele landet til alle årstider å 
beholde begge øvelser. Kongepokalen er et trofé som flere samlag ønsker å fjerne fra 
sektoren. Utvalget har forståelse for at denne gjeve premien er ettertraktet for bruk i andre 
disipliner i DFS, og at den vil gi et prestisjeløft innen eksempelvis feltskyting. Skifeltsektoren 
trenger imidlertid å beholde Kongepokalen, og spesielt etter denne drøftingen, som en 
bekreftelse på DFS vil satse videre på disipliner som stimulerer til fysisk aktivitet.  
Utvalget viser for øvrig til sin utredning om skifeltsektorens framtid i rundskriv nr. 16/2005.  
 
Administrasjonens drøfting: 
Prinsipielt er administrasjonen av den oppfatning at Det frivillige Skyttervesen som 
organisasjon skal ha minst én aktivitet blant sine disipliner som stimulerer til fysisk fostring, 
og ettersom DFS er en skytterorganisasjon må dette være i kombinasjon med en skyteøvelse. 
Dette som et viktig ledd i å oppfylle vårt formål om dyktiggjøring av befolkningen for landets 
forsvar. Heimevernet ved GIHV har gjennom egne ledd vinteren 2006 oppfordret personell i 
sine innsatstyrker om å søke kontakt med lokalt skytterlag, for å delta i konkurranser i 
skogsløp med skyting. Dette er en invitasjon til samarbeid som DFS må støtte opp om.  
 
Administrasjonen deler skifeltutvalgets syn om at det er skogsløp med skyting som vil være 
øvelsen med størst potensial for oppslutning. Øvelsen er mindre ressurskrevende enn skifelt 
hva angår så vel krav til arrangement, som utstyrsbehov for utøvere. Samtidig kan øvelsen 
utøves over hele landet, mens det i regioner av landet kan gå flere år mellom hver gang det er 
skiføre lokalt.  
Samtidig skal man heller ikke glemme at det i visse deler av landet er vanlig med skiføre i 
mange måneder av året.   
 
Administrasjonen ønsker at det skal satses videre på skogsløp, men er derimot mer usikker på 
i hvilket omfang skifelt skal videreføres. I dette bildet vil det ikke være ønskelig å legge 
begrensninger på de lag, samlag eller landsdelskretser som har tradisjoner innen disiplinen. 
Her bør det fortsatt gis muligheter for et konkurransetilbud innen skifelt. Når det gjelder NM i 
skifelt ser administrasjonen at det er forhold som taler for både nedlegging og videreføring. 
Med bakgrunn i at skogsløp skal være satsingsøvelsen, og at NM skifelt de siste årene ikke 
har gitt den helt store oppslutningen, kan dette peke i retning av en avvikling. I tillegg har det 



også vært tilfeller der det har vært vanskelig å finne NM arrangør. Når det gjelder besparelser 
vil ikke en nedlegging av NM skifelt gi vesentlig effekt verken økonomisk eller 
arbeidsmessig for administrasjonen.  
 
Et annet spørsmål i dette bildet vil være hva som skjer med Kongepokalen om NM skifelt 
avvikles. Vil organisasjonen miste pokalen, eller vil Slottet godkjenne overføring til en annen 
disiplin i DFS? 
  
Slottet har allerede avslått en søknad om tildeling av Kongepokal til NM felt. Et viktig 
spørsmål vil her være om søknaden ble avslått grunnet at DFS med sine 2 pokaler har mange 
nok, eller fordi NM felt ikke vurderes berettiget til Kongepokal. Er sistnevnte årsaken vil 
sjansen for å miste pokalen være stor om NM skifelt legges ned. Derimot vil trolig en 
overføring til NM skogsløp på sikt være mer akseptabelt for Slottet. Under forutsetning av at 
NM skogsløp etter hvert blir en større og viktigere konkurranse enn NM skifelt, vil øvelsenes 
beslektskap kunne legitimere en overføring ab Kongepokalen til NM skogsløp. I denne 
sammenheng vil det være ønskelig å opprettholde Kongepokalen i NM skifelt til skogsløp blir 
den klart dominerende øvelsen.   
 
Administrasjonen ser behov for en totalgjennomgang av sektorens virksomhet. Med 
utgangspunkt i skifeltutvalgets høringsutredning vil det bli tatt initiativ til en dialog med 
skifeltutvalget for å se på praktiske tiltak for å øke oppslutningen. På samme måte må det 
også sees nærmere på hvilke muligheter som ligger i et tettere samarbeid med Heimevernet.   
 
Administrasjonens anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2006: 
Norges Skytterstyre innstiller for Skyttertinget 2006 at skifelt og skogsløp med skyting 
opprettholdes som offisielle øvelser på alle nivå i DFS. Norges Skytterstyre gis myndighet til, 
i samarbeid med skifeltutvalget og Heimevernet, å gjøre tiltak for å styrke sektorens 
virksomhet.   
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2006 til å fatte følgende vedtak:  
 
Norges Skytterstyres flertall med representantene Kveli, Tobiassen, Undseth, Aasen og 
Kjøsnes stemte for følgende forslag: 
 

1. Norgesmesterskap, Norgescup og landskamp i skifeltskyting vil ikke bli arrangert. 
2. DFS vil for framtid prioritere og utvikle skogsløp med skyting som konkurranseform. 
3. Kongepokal i NM skifelt søkes overført til Norgesmesterskapet i skogsløp med        

skyting. 
 
Norges Skytterstyres mindretall med representantene Tvinnereim og Dalene stemte for 
administrasjonens forslag med følgende tillegg: 
 
Det kan søkes om at Kongepokalen i NM skifelt kan alternere mellom NM skifelt og NM i 
skogsløp med feltskyting annethvert år. 
 
 
 
 
 



 
 
Sak 4/2006: Tingsak: Konkurranseprogrammene i baneskyting for alle klasser 
Med bakgrunn i initiativ fra Norges Skytterstyre og Rådgivende utvalgs utredning, la 
administrasjonen fram en gjennomgang av konkurranseprogrammene i baneskyting for alle 
klasser. Norges Skytterstyre drøftet administrasjonens innstilling. 
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Norges Skytterstyre utsetter realitetsbehandling av eventuelle endringer i 
konkurranseprogrammene i baneskyting til sitt møte i mars. Saken oversendes først til 
behandling i DFSU.    
 
Sak 5/2006: Dugleiksmerke for Jegerklassen  
Østerdal skyttersamlag foreslår følgende: 
 
”Jegerklassen skyter dugleiksmerke med samme program som klasse V 65 på 100 meter. 
Krav til merket som for klasse V 65”. 
 
Allerede i 2003 sendte Østerdal skyttersamlag forslag til Skytterstyret vedrørende at 
Jegerklassen skulle kunne skyte dugleiksmerke med jaktgevær og med program og merkekrav 
som for klasse V65.  
 
Skytterstyret behandlet forslaget i sak 36/2003, men konkluderte med at de ville sende saken 
tilbake til Østerdal hvor det ble bedt om at de formet det som Skyttertingsforslag. 
Begrunnelsen var at på Skyttertinget 2002 ble jegernes tilknytning og konkurransetilbud 
grundig drøftet og det ble der vedtatt at jegerne bare skulle gis konkurransetilbud i feltskyting. 
Å innføre et dugleiksmerke for jegerklassen med jaktvåpen uten skyttertingsbehandling, ble 
av Skytterstyret ansett til å være i strid med vedtaket fra 2002 om jegernes konkurransetilbud.     
 
Administrasjonens drøfting: 
Da Jegerutvalget leverte sin innstilling om hvilket konkurransetilbud som jegerne skulle ha i 
DFS, ble det konkludert med at jegerne ikke skulle gis annet tilbud i baneskyting ut over 
skyteprøven for storviltjegere. Jegerutvalget førte ingen drøfting for sin konklusjon, men det 
lå implisitt at det kun var i feltskyting hvor det var interessant å innføre skyting for 
jegerklassen. 
 
Administrasjon mener at det tilbud som jegerne nå er gitt er tilfredsstillende for de som 
oppfyller kriteriene til jegerklassen. Målet er at enhver jeger gjennom sin kontakt med lokalt 
skytterlag skal få interesse for den ordinære DFS-skytingen, og at skytterlagene gir tilbud til 
de jegerne som fatter interesse for slik skyting. Det har ikke vært noe ønske at jegerne skal få 
skyte DFS-programmer i baneskyting med jaktgevær, og jegerne har heller ikke selv 
etterspurt dette..  
 
Østerdal på sin side argumenterer med at ved å gi jegerne et tilbud om Dugleiksmerkeskyting, 
så vil dette lette overgangen til tradisjonell DFS-skyting. Administrasjonen har liten tro på at 
jegerne vil benytte denne muligheten, og ser også andre konsekvenser som gjør dette både 
teknisk og organisasjonsmessig vanskelig. 
 



Teknisk er det slik de fleste jaktgevær ikke tåler å skyte 25 skudd i rask rekkefølge, da løpet 
vil bli glovarmt av slik kontinuerlig skyting. En skyting til dugleiksmerke vil slik sett egne 
seg svært dårlig for disse geværene. 
 
Et annet argument er at det å åpne for skyting om dugleiksmerke for jegerne kan føre til at 
noen prøver å erverve jaktgevær med behovsgrunn at dette kan nyttes til dugleiksmerke. DFS 
har hatt en restriktiv holdning til at vi gjennom våre aktiviteter skal åpne for mange ulike 
geværmodeller. Et jaktgevær kan i dag ikke erverves for å benyttes i DFS regi, men kun for 
utøvelse av jakt etter gjennomgått skyteprøve for storviltjegere.         
 
Administrasjonens anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2006: 
 
Dagens regelverk for jegerklassen opprettholdes. 
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
 
Administrasjonen forslag vedtas med 6 mot 1 stemme. 
 
Undseth stemte for Østerdals opprinnelige forslag. 
 
Norges Skytterstyre vedtok enstemmig å ikke fremme saken fra Østerdal skyttersamlag til 
Skyttertinget 2006. 
  
Sak 6/2006: Tillegg til regelverket og delegeringsdirektivet vedrørende saksbehandling i 
banebidragssaker 
Skytterboka pkt 13.500 gir hjemmel for delegering av myndighet tillagt Skytterstyret til 
Skytterkontoret. Unntak er gjort for ekstraordinære banebidrag (henvisningen i pkt 13.500 
skal være til pkt 13.400, ikke til pkt 13.390 slik det står i gjeldende utgave av Skytterboka.) 
 
I delegeringsdirektiv for saksbehandling i administrasjonen, vedtatt i Skytterstyrets sak 
4/2001, pkt 4, er det gitt nærmere regler om delegering av saker som behandles etter 
Skytterstyrets bestemmelser fastsatt i henhold til skytebaneloven, samt om behandling av 
miljøpakkesaker.  
 
Administrasjonens drøfting: 
Skytterstyrets bidragsbestemmelser (Skytterboka pkt 13.300 flg) er til dels ganske rigide, og i 
enkelte saker kan det forekomme at en fullt ut bokstavtro behandling gir kostnadskrevende, 
upraktiske og lite rimelige resultater. Samtidig er det svært lite ønskelig å åpne for mer 
skjønnsmessige regler. I samråd med revisor er administrasjonen derfor kommet til at det er 
behov for en viss endring i regelverket og delegeringsdirektivet.  
 
Administrasjonens forslag til vedtak: 
Følgende tillegg inntas i Skytterboka og delegeringsdirektivet for saksbehandling i 
administrasjonen: 
 
1. Endring av Skytterbokas punkt 13.372 g: 
 
Skjøte, utskrift av ekspropriasjonsskjønn, festekontrakt eller bruksrettsavtale som sikrer varig 
eller minimum 20 års bruksrett fra søknadstidspunkt for ordinært bidrag til hovedreparasjon 



eller ombygging. Ved nybygg gjelder 40 års bruksrett. Skjøte, festekontrakt eller 
bruksrettsavtale må være tinglyst.  
 
2. Endring av delegeringsdirektivet punkt 4.1: 
 
I saker hvor spesielle omstendigheter tilsier en lempeligere behandling i forhold til hva 
bidragsbestemmelsenes ordlyd tilsier, skal saken legges fram for Skytterstyret til avgjørelse.  
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Administrasjonens innstilling vedtas.  
 
Sak 7/2006: Reklame på utstyr under LS 
Namdal skyttersamlag har sendt brev til Norges Skytterstyre angående at alle skyttere på 
Lesja fikk påklistret et merke fra butikkjeden JOKER på geværet under feltskytingen. Namdal 
påpeker at dette pålegget var uheldig, da slik reklame kan komme i strid med lokale 
sponsoravtaler i skytterlagene.  
 
Administrasjonens drøfting: 
I feltskytingene på Landsskytterstevnet har det i mange år vært slik at alle skyttere har fått et 
merke på geværet som har vist at det har vært igjennom en geværkontroll. Dette for at 
standplassledere kan se let synlig at slik kontroll er gjennomført. Dette har de fleste år vært et 
enkelt nummermerke, mens LS på Lesja benyttet en butikkjede for denne merkingen.  
 
Skytterkontoret har aldri stilt krav til hvordan denne merkingen skal være, og Lesja skytterlag 
handlet i god tro om at dette var uproblematisk for skytterne. Namdal skyttersamlag har 
likevel et godt poeng i at dette er uheldig i kombinasjon med lokale sponsoravtaler. 
Administrasjonen vil derfor følge Namdal skyttersamlag og innstille på at LS-arrangører og 
andre stevnearrangører ikke får lov å benytte firmasponsing på skytternes våpen. 
 
Saken fra Namdal åpner i tillegg for at det er nødvendig med en revisjon av reglementet for 
sponsoravtaler i DFS. Siden 1984 har reglementet stått uendret , og i en ny tid med større 
mediedekning av spesielt Landsskytterstevnet, er det nødvendig å se på hele 
sponsorreglementet.  
 
Administrasjonens forslag til vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar at arrangører av stevner i DFS, herunder Landsskytterstevnet, ikke 
kan pålegge enkeltskyttere å bære sponsormerker på skytterutstyret. Administrasjon bes om at 
det i et senere møte blir en gjennomgang av reglementet for sponsoravtaler i DFS. 
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Sak 8/2006: Søknad fra LS 2005 om ekstra tilskudd til infrastruktur 
Lesja skytterlag er etter tidligere søknad innvilget og utbetalt kr 210.000 som dekker 
merutgifter til slik infrastruktur, jfr vedtak under sak 68/2004.  Samtidig ble Lesja skytterlag 
gjort oppmerksom på at dokumenterte utgifter utover det tildelte beløp kunne søkes dekket i 
egen søknad.  Lesja skytterlag har søkt om dekning av dokumenterte utgifter utover det først 
tildelte beløp i brev av 05.01.2006.  
 
 



Administrasjonens forslag til vedtak: 
Norges Skytterstyre innvilger Lesja skytterlags søknad om tilskudd til merutgifter vedrørende 
infrastruktur på Lesja landsstevnearena med kr 105.000,-.  Beløpet tas fra øremerkede midler 
til formålet (MVA-kompensasjon). 
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Sak 9/2006: Søknad om ekstraordinært bidrag til sikkerhetstiltak 
Florø skytterlag har i brev av 23.11.05 søkt om ekstraordinært bidrag til sikkerhetstiltak på sin 
skytebane. Som beskrevet i søknaden ligger skytebanen svært sentralt og utsatt. Påløpte 
utgifter til utførte sikkerhetstiltak utgjør kr 32.813,-. Skytterlagets egeninnsats er ikke 
medregnet i dette beløpet. 
 
Skytterlaget mottok ordinært banebidrag i 1992, og er dermed avskåret fra nytt slikt bidrag før 
i 2012, jfr Skytterboka pkt 13.340 1).  
 
Administrasjonens drøfting: 
Omsøkte sikkerhetsmessige utbedring anses nødvendig, særlig når det tas hensyn til banens 
spesielt utsatte beliggenhet og at banen er på den prioriterte liste over skytebaner for HV. 
Administrasjonen anbefaler å innvilge bidrag tilsvarende de dokumenterte påløpte utgifter til 
maskinell bistand.  
 
Administrasjonens forslag til vedtak: 
Florø skytterlag innvilges, etter søknad, ekstraordinært banebidrag med kr 32.863,- til 
sikkerhetsmessige tiltak på sin skytebane.  
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Sak 10/2006: Søknad om sponsorstøtte til NTG 
NTG Lillehammer ved sportssjef Rune Kjølgård ønsker å få til en samarbeidsavtale mellom 
DFS og NTG Lillehammer. Samarbeidsavtalen går ut på at DFS får sin logo på skytterlinjens 
tilhenger, som de bruker ved all sin aktivitet. Merket kan være på inntil 150x150 cm, og er 
tenkt plassert over begge bakdørene på tilhengeren. Prisen er kr 25 000,- + mva for ett år. I 
tillegg vil DFS sin logo bli lagt ut på NTGs nettsider og i skolens brosjyremateriell. 
 
I sin behandling av spørsmålet om støtte til NTG i 1998 ga Norges Skytterstyre uttrykk for en 
positiv holdning til tilbudet NTG kunne gi unge skyttere. Den støtte DFS skulle vurdere å gi 
ble besluttet å være av typen materiell- og foreleserstøtte. 
 
I senere henvendelser har vi fokusert på praktisk støtte til gjennomføring av 
instruktørutdanning og felttrening.  
 
Administrasjonens drøfting: 
Det har vært DFS sin politikk ikke å gi økonomisk støtte til utvalgte grupper eller personer i 
sitt arbeid for å bli topputøvere. Unntak herfra er landslagene til Nordisk. 
 



Administrasjonen er av den oppfatning at det prinsipielle ved økonomisk støtte til utvalgte 
grupper ikke er forenlig med breddeidrettstanken til DFS, og vil anbefale at avtale om omsøkt 
samarbeid ikke inngås. 
 
Administrasjonens forslag til vedtak: 
Norges Skytterstyre finner ikke å kunne gi elever ved videregående skole direkte økonomisk 
støtte i form av en samarbeidsavtale av en slik art som NTG Lillehammer søker om. Det vises 
for øvrig til annen støtte som tidligere vedtatt. 
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Sak 11/2006: Distribusjon av ammunisjon ved Skytterkontoret 
Etter at DFS startet distribusjon av ammunisjon for Raufoss a/s, senere NAMMO, ble vi i 
2001 pålagt av Konkurransetilsynet å nedskrive Rekruttammunisjon fra alle leverandører, 
samt i prinsippet å stille vårt salgsapparat til disposisjon for alle aktører i markedet. 
Nedskrivning av R-amm ble iverksatt med virkning fra 2002. 
 
Etter vedtaket i Konkurransetilsynet ble det sendt ut informasjon til alle leverandører i det 
norske markedet med invitasjon til å inngå distribusjonsavtale med DFS. 
 
Det har ikke vært interesse i markedet for dette annet enn fra NAMMO helt fram til 2005. 
I 2005 ønsket Norma AS å produsere ammunisjon med Sierra prosjektiler og startet med et 
tilbud på et produkt med 120 grains Sierraprosjektil. Avtale om distribusjon ble inngått.  
 
Sent høsten 2005 leverte Norma tilbud om produksjon av hele produktspektret med Sierra 
prosjektiler, med priser. Etter samtaler er det nå klart at Norma ønsker avtale om hele spektret 
i konkurranse med NAMMO.     
 
Vårt lager i ISS Vaktmester Kompaniet er godkjent for vårt formål. Høsten 2005 hadde vi 
inspeksjon av lageret fordi det er etablert en del nye krav, særlig til lagring av ammunisjon og 
krutt. Påviste mangler er utbedret. Godkjenningsinstans er imidlertid endret slik at vi nå må 
søke Oslo Kommune om fornyet godkjenning av lageret. Politiet har vi allerede hatt på ny 
inspeksjon av våpenlageret og vi avventer rapport/godkjenning med eventuelle pålegg om 
utbedringer. 
 
Administrasjonens drøfting: 
Det er administrasjonens oppfatning at våpenlageret vil få godkjenning/bli godkjent etter 
eventuelle utbedringer. 
 
Når det nå ligger an til noe øket totalomsetning av ammunisjon kan det hende at vi kan få 
vansker med godkjenning av ammunisjonslageret. Det synes i alle fall å kunne bli et 
totalvolumproblem siden det er begrenset hvor mye krutt som kan lagres. 
 
Avtale med Norma må derfor vente til lageret er klarert. Dette er meddelt Norma. 
 
Dersom vi forutsetter at lageret godkjennes gjenstår det å utvide avtalen med Norma og 
deretter iverksette omsetningen. 
 



Det er på det rene at i en slik distributørrolle for flere aktører vil forholdet til NAMMO 
endres. Det synes å være lite vi kan gjøre med dette og må bare avvente hvordan 
leverandørene forholder seg til oss. Vi ser her at innsikt i tester, drøftinger av nye produkter, 
håndtering av reklamasjoner med mer må få et nytt regime, hvilket også må gjenspeiles i 
avtale om distribusjon.  
 
Hver for seg støtter aktørene LS med trofeer. NAMMO er her størst samt at firmaet dessuten 
har diplomer, medaljer og merker i relativt stort omfang i ungdomsklassene. Kostnadsnivå er 
vurdert til ca 130 000  - 140 000. 
Hva som skjer med dette er vel nå et åpent spørsmål, men igjen kan DFS ikke gjøre annet enn 
å avvente aktørenes egen vurdering av den markedsføring dette er for dem.     
 
Prisreguleringen blir eget tema i denne situasjonen. Det blir nok nødvendig med en streng 
justis i forhold til innlevering av innpris til oss. Dette har administrasjonen vurdert og vil 
informere styret om dette når tiden er inne for informasjon.  
 
Administrasjonens forslag til vedtak: 
Under forutsetning av fortsatt godkjenning av lager for ammunisjon og krutt, og derved 
videreføring av salg av ammunisjon ved Skytterkontoret, vedtas det å stille Skytterkontorets 
salgsapparat til disposisjon for Norma AS med et omforent produktspekter med 
Sierraprosjektiler og krutt.     
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Sak 12/2006: Angående militært NM og tidsplan på LS. Egne standardbeger for klasse 
AG-3 
I 2006 blir det første offisielle Mil NM i rifleskyting arrangert på Landsskytterstevnet. 
Forsvarets skyteutvalg ønsker skytingene slik tilrettelagt at utøverne i utvalget kan delta 
på LS, Mil NM og Norgescup-runden som går i Nord-Norge i nærheten av LS arena. 
NC-runden umiddelbart før LS har normalt finale til slutt på det ene av de tre stevnene. Denne 
finalen har til nå blitt gjennomført på lørdag etter at LS har startet på fredag.  
  
Videre ønsker utvalget vurdert om det kan institueres et eget standardbeger for Mil NM.     
 
Administrasjonens drøfting: 
Norgescup i fbm LS: Administrasjonen er av den oppfatning at dette løses best for runden 
umiddelbart før LS i 2006 ved at det ikke arrangeres finale til slutt på noen av stevnene. 
Utøverne som har behov for å være klar til lørdagens Mil NM i felt (mest sannsynlig tidsplan 
etter lunch lø) kan derfor velge å skyte Norgescup to-fre. 
 
Når LS er så stort at skytingene må starte fredag (som Lesja) bør det framtidig vurderes om 
det i det hele tatt skal være en Norgescup runde i fbm LS. Runden må da starte onsdag 
dersom fredagen skal kunne frigjøres til deltakelse i Mil NM. Det synes nok mange er i 
tidligste laget, men en løsning som de langveisfarende likevel synes er bedre enn en ekstra tur 
til NC-runde. 
 
Konklusjon: Norgescup-runden umiddelbart før LS 2006 arrangeres med fortløpende finale på 
alle stevnene. Norgescup komiteen tar opp saken igjen i god tid før opplegget for Norgescup 
fastlegges for 2007.  



  
Eget standardbeger for Mil NM: Selv om det her har vært en relativt uformell henvendelse 
synes saken å være relevant. Internt har Administrasjonen tidligere kommentert det forhold at 
det kan vinnes flere standardbeger for samme øvelse på LS. Samtidig ser man også verdien av 
et eget standardbeger for en militær konkurranse som kan påvirke deltakelsen positivt. 
 
Det er undersøkt med leverandøren hvorvidt det er praktisk mulig å lage en egen utgave av de 
allerede eksisterende standardbeger og antydning av pris for dette. Svar er vedlagt saken. 
 
Administrasjonen synes det skal være DFS emblem på begeret, for å markere at 
arrangementet er en del av LS. Identiteten gis et tillegg ved at et forsvarsemblem festes til 
begeret med en eventuell tekst i tillegg, etter ønske fra Forsvaret. Begeret vil med en slik 
utforming få en merkostnad på ca 80 kr. 
 
Administrasjonens forslag til vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar at Norgescup-runden umiddelbart før LS i 2006 arrangeres med 
fortløpende finale på alle stevner. 
Forsvaret kan nytte DFS standardbeger som premiering i mil NM. Begeret kan gis en 
tilleggsidentitet slik Forsvaret selv ønsker. 
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Sak 13/2006: Forslag fra DFSU om endring av reglene for medaljer i 
rekrutteringsklassene på samlagsstevne 
Forlag fra leder i DFSU, Olav Aasen: 

Forslag til endring av Skytterbokas pkt 12.131 Mesterskapene (bane og feltskyting) for 
rekrutteringsklassene (ikke klasse Aspirant). Samt pkt 12.132 Samlagstevner, innendørs for 
rekrutteringsklassene (ikke klasse Aspirant). 
 
Klassevinnerne (Rekrutt, Eldre rekrutt og Junior) tildeles sølv Raufoss-medalje og diplom. 
Utdeling av medaljer foregår etter følgende regler på grunnlag ev deltakerantallet i hver 
klasse:  
Til og med 25 deltakere:  1 Raufossmedalje og 2 ungdomsmedaljer.  
26-50 deltakere:   1 Raufossmedalje og 3 ungdomsmedaljer  

Ved flere en 50 deltakere blir medaljer utdelt etter samme skala som under 
Landsskytterstevnet pkt 12.114.  

Ved 26 deltakere eller flere gis medalje til alle med samme poengsum eller treff som siste 
utdelte ungdomsmedalje.  

Et samlet DFSU støtter forslaget og oversender det til Norges Skytterstyre. 

Administrasjonens drøfting:  

Administrasjonen vurderer forslaget opp mot Skytterbokas pkt. 10.410 Rangering, mesterskap 
og lagskyting bane, og endringene som er foreslått der. En endring her vil redusere antall 
omskytinger. Ved en innføring av minimum tre medaljer på samlagsmesterskapene vil flere 



ha muligheten til å oppnå medalje og vi unngår situasjoner der skyttere kun skyter om 
plassering. At flere føler de har mulighet til å tilegne seg en medalje appellerer til bredden av 
skyttere og kan gi økt oppslutning.  

I sak 46/2003 vedtok Norges Skytterstyre at det skulle innføres minimum 3 medaljer for 
rekrutteringsklassene ved landsdelskretsstevner. For et helhetlig og enkelt regelverk bør dette 
også videreføres til samlagsmesterskapene. 

Logisk og sammenliknet med annen idrett, rangeres og premieres spesielt første til tredje 
plass.  

Administrasjonens forslag til vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar endring av reglene for medaljer i rekrutteringsklassene på 
samlagsstevner, og Skytterbokas pkt. 12.131 og 12.132 gis følgende ordlyd: 
 
12.131 Mesterskapene (bane og feltskyting) for rekrutteringsklassene (ikke klasse Aspirant). 
Klassevinnerne (rekrutt, eldre rekrutt og junior) tildeles sølv Raufoss-medalje og diplom. 
Utdeling av medaljer foregår etter følgende regler på grunnlag av deltakerantallet i hver 
klasse: 

Til og med 25 deltakere:  1 Raufossmedalje og 2 ungdomsmedaljer.  
26-50 deltakere:   1 Raufossmedalje og 3 ungdomsmedaljer  

Ved flere en 50 deltakere blir medaljer utdelt etter samme skala som under 
Landsskytterstevnet pkt 12.114. Ved 26 deltakere eller flere gis medalje til alle med samme 
poengsum eller treff som siste utdelte ungdomsmedalje. For rangering se pkt. 10.400 

12.132 Samlagsstevner, innendørs for rekrutteringsklassene (ikke klasse Aspirant). 
Klassevinnerne (rekrutt, eldre rekrutt og junior) tildeles bronse Raufoss-medalje og diplom. 
De øvrige medaljevinnere får DFS’ ungdomsmedalje i bronse etter samme skala som for 
samlagsstevner bane og feltskyting. 
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Sak 14/2006: Forslag fra Nordfjord vedrørende nedrykk til, og opprykk fra klasse 1 
Ombudsmøtet i Nordfjord skyttarsamlag behandlet en sak fra Nordbygda skyttarlag, hvor 
opprykksreglene fra klasse 1 foreslås endret. Nordbygda skyttarlag mener det er urimelig at 
alle skyttere som rykker opp fra klasse 1 skal skyte i klasse 2 året etter. Begrunnelsen er at det 
er stor forskjell i kvalitet på skyttere i klasse 1. Mens noen så vidt klarer opprykkskravet på 
227 poeng, kan andre skyte nesten fullt hus. Junior-klassen, som skyter samme program på 
100 meter, blir fordelt i seniorklassene etter kvalitet. Nordbygda skytterlag mener at det bør 
være samme regler som gjelder i klasse 1. Dette forslaget fikk full oppslutning på 
ombudsmøtet. 
 
I tillegg vedtok ombudsmøtet et forslag om at en skytter, som tidligere har skutt i klasse 2, 3, 
4 eller 5 ikke skal kunne rykke ned i klasse 1. Dette fordi klasse 1 skal være en klasse for 
nybegynnere, og at skyttere som tidligere har skutt i høyere klasser ikke kan betraktes som 
nybegynnere. 
 



Denne saken må sees i sammenheng med program og klassestruktur for øvrig, og det 
anbefales derfor at saken utsettes til etter at klassestrukturen og skyteprogrammer i 
baneskyting eventuelt er endret på Skyttertinget  
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Saken fra Nordbygda skyttarlag gjennom Nordfjord skyttarsamlag om å endre 
opprykksreglene fra klasse 1 til klasse 2-4 utsettes til Skyttertinget 2006 har behandlet  
sak om eventuell ny klassestruktur og skyteprogrammer i baneskyting.  
 
Meldingssaker: 1. Brev fra Sunnhordland skyttersamlag 
    2. Invitasjon til dansk Landsstævne (DGI og DDS sammen) 
    3. Referat fra første møte i samarbeidsutvalget mellom DFS og HV 
    4. LS-søknadene for 2009 og 2010 
 



År 2006 den 20. mars holdt Norges Skytterstyre møte på Skytterkontoret, Oslo 
 
Til stede: Hans O. Kveli, Alf  Tobiassen, Jarle Tvinnereim, Sindre Undseth, Janne 
Kornbrekke Dalene og Olav Aasen 
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
 
Sak 15/2006: Tingsak: Konkurranseprogrammene i baneskyting i DFS   
Høsten 2004 tok Norges Skytterstyre initiativ til en gjennomgang av skyteprogrammene i 
baneskyting for alle klasser. Det ble ikke gitt noen føringer, men derimot understreket at 
initiativet først og fremst var begrunnet med at mange forhold vedrørende vår virksomhet, 
herunder skyteprogrammene, bør settes på dagsorden med jevne mellomrom for at DFS skal 
være en levende og dynamisk organisasjon.  
I styremøte i desember 2004 vedtok Norges Skytterstyre i sak 82/2004 å sende saken til 
Rådgivende utvalg for utredning. 
Rådgivende utvalg leverte sin innstilling i saken 10 okt 2005. 
Innspill fra samlag om ovennevnte tema har i perioden blitt oversendt Rådgivende utvalg 
fortløpende.  
 
Administrasjonens drøfting: 
I mange av de diskusjoner som representanter fra Administrasjonen har deltatt i, hva gjelder 
våre konkurranseprogrammer, har det ofte vært erfaringen at DFS’ identitet og grunnleggende 
formål ikke har vært tydelig nok som utgangspunkt for vurderingene.  
En ”analyse av oppdraget”(formålsparagrafen) – gitt av Stortinget – er grunnleggende 
nødvendig i slike vurderinger. Dette mangler ofte.   
 
Skyteprogram for senior 
Hva er praktisk skyteferdighet med tanke på landets forsvar? 
Stående skyting, med god tid pr skudd, er neppe en ettertraktet praktisk ferdighet med tanke 
på landets forsvar. Stående skyting bør derfor ikke gis en sterkere posisjon enn den allerede 
har.  
Derimot vil presisjon i liggende og til dels knestående skyting – særlig med hastighetskrav – 
være langt mer aktuell ferdighet. Raske endringer av skytestillinger/målskifte og observasjon 
av endringer i ytre forhold vil være gode bidrag til det samme.   
 
Ammunisjon som nyttes bør være av tilsvarende karakter som den Forsvaret nytter i soldatens 
personlige våpen og/eller skarpskyttervåpen slik at rekyl og smell blir en naturlig del av 
skytingen.  
 
Eksisterende program i bane- og feltskyting synes å reflektere kravene ganske godt. Kanskje 
kan det sies at det betinger at skytteren deltar både i bane- og feltskyting. Nettopp det har DFS 
lagt til rette for ved at bane- og feltsesong i hovedsak er atskilt i tid. Vi stiller også krav til 
ferdighet i begge øvelser for de som kan tas ut til Nordisk mesterskap.  
 
I vurderingene av endringer i programmene, bl.a. finaler, har man lett for å tenke vanskeligere 
program ved hjelp av vanskeligere skytestilling eller høyere krav til presisjon.  
Med tanke på den grunnleggende praktiske ferdighet burde det være mer nærliggende å øke 
krav til hastighet i kombinasjon med god presisjon. Det er tenkelig og forventet at de beste 
skytterne vil anbefale vanskeligere program og eventuelt også høyere presisjonskrav. Den 
store bredden av alminnelig gode skyttere nok vil nok imidlertid foretrekke et program som 



ikke krever store mengder trening for å kunne beherske. Det er overveiende sannsynlig at den 
beste vinner uansett, men ”outsidergruppen” må beholdes størst mulig.  
De som i hovedsak ønsker å skyte liggende og knestående, og som synes stående skyting er 
for krevende og til dels plagsom, bør gis bedre tilbud enn i dag. Dette har Rådgivende utvalg 
også påpekt. 
 
Når formålsparagrafen uttrykker ”det norske folk” er det en selvfølge å trekke den slutning at 
det er maktpåliggende for DFS at flest mulig deltar/blir gitt muligheten til å delta i vår 
aktivitet.  
 
DFS er en breddeorganisasjon. Det må derfor være det store flertall av rimelig gode skyttere, 
ikke nødvendigvis de beste, som blir hørt når programmene for skytingene skal diskuteres og 
vurderes. Den alminnelig gode skytter vil normalt ønske et program som kan beherskes uten å 
måtte gjennomføre store treningsmengder. 
Dette betyr at programmene må være bygd opp slik at det er kurant å oppnå resultater som er i 
nærheten av de beste og at den som ønsker å være blant de beste fortsatt kan ha et normalt 
arbeids- og familieliv. Forvanskning av program/finaler vil redusere denne muligheten og 
virke negativt inn på interessen og derved bredden. Administrasjonen finner derfor ikke å 
kunne tilrå en vanskeligere finale i mesterskapsprogrammet.   
 
Samtidig er det nødvendig å passe på at programmene oppleves interessante, spennende og  
passe utfordrende for alle, ikke minst for de yngste. Til en viss grad også for media. 
Det er en del erfaringer med at omskytinger fortsatt sinker gjennomføringen av 
mesterskapene. Her er det flere tanker om rasjonalisering. Det alternativ som synes å være 
mest nærliggende og praktisk er å benytte rangering på mesterskapsomgangen, hvor 
rangeringen trer inn ved første finalegjennomføring. Metode for rangering besluttes i annen 
sammenheng. 
 
De innlegg som refereres i Rådgivende utvalgs innstilling har store sprik i forslag og 
meninger. En undersøkelse i N-Norge sier i sin konklusjon at det synes vanskelig å få skytter-
Norge til å samles om endringer. 
I sin konklusjon vedrørende seniorklassene er Rådgivende utvalg innom ideen og innspill om 
å gjøre programmet for klasse 1 enklere. Dette kan synes som en logisk ide, særlig dersom 
man gjør programmet for klasse 2 enklere. Man sikrer dermed både en enkel oppstart for 
voksne nybegynnere og en mykere overgang til høyere klasser dersom man går via klasse 2, 
med et enklere program enn i dag.  
   
Konklusjon senior: Dagens mesterskapsprogram beholdes. Rangering på mesterskapsomgang 
vurderes videre. Det bør gis et utvidet tilbud i konkurranseprogrammet for de som ikke ønsker 
stående skyting. Programmet for klasse 1 endres til kun liggende skyting.  
  
Rekrutteringsklassene 
Skal vi forbli en breddeorganisasjon på sikt må rekrutteringen sikres (les: sikre at flest mulig 
av de unge fortsetter over i seniorklassene). 
I DFS har vi over tid, med jevne mellomrom, hatt seriøse analyser og diskusjoner vedrørende 
frafall ved overgang fra R/J til senior. Noen hevder at det må gjøres grep med programmene 
for de eksisterende rekrutteringsklassene i den tro at dersom overgangen gjøres mykere, med 
et litt forvansket program i disse klassene, før opprykk til senior, vil interessen lettere 
beholdes. Rådgivende utvalg synes å støtte denne vurdering. For noen av de som har vært 
med lenge kan nok dette være riktig. Spørreundersøkelser ved LS (sist gang ved LS 02) har 



imidlertid vist at flertallet av deltakerne i R/J-klassene ønsket å beholde programmene i bane 
og felt uendret. Dette viser også undersøkelsen i Nord-Norge.  
De som har vært med en kortere tid, og som må regnes som nybegynnere ved 15-17 års alder, 
vil trolig være av samme mening.  
 
Ut fra dette synes vanskeligere program heller å kunne bidra til frafall enn å være løsningen 
på reduksjon av frafall. Rådgivende utvalg har også pekt på denne mulige effekt, men foreslår 
likevel en endring i tråd med en del forslag om dette. Etter administrasjonens vurdering må 
det helt andre grep enn programendringer til i eksisterende R/J-klasser for å beholde interesse 
og sikre fortsettelse av aktiviteten over i seniorklassene. Opprettelse av en klasse Eldre Junior 
(EJ) på neste aldersnivå (18, eller 18 - 19 år), med vanlig mesterskapsprogram som for senior, 
er foreslått av et samlag for å gi denne aldersgruppen en mykere overgang til seniorklassene 
samt et bedre grunnlag for fordeling i klassestrukturen ved videre opprykk. Frivillig opprykk 
til seniorklasse kan likevel beholdes for de som vil ha større utfordringer. Dette forslag er ikke 
kommentert av Rådgivende utvalg. Administrasjonen synes imidlertid at dette er et spennende 
og konstruktivt forslag.  
 
Dersom dette velges står vurderingen mellom skyting på 100 eller 200/300 m. 
 
Skyting på 100 m for denne klassen vil tydeligst markere at denne klassen fortsatt tilhører 
Ungdomssektoren i DFS, og bli tatt vare på deretter. Økonomisk er det en fordel å være her 
fordi R-amm kan nyttes. Endog cal .22 kan nyttes ved trening og mindre konkurranser. 
Overgangen til stående skyting vil bli mykere enn ved 200/300 m. Det kan forutsettes at 
feltskyting for denne klassen skal være grovfelt for å sikre kontakt med seniorene. Det er kan 
hende tilstrekkelig tilvenning med ett år idet mange etter hvert synes det er nok med ett år til 
på 100m? Koordinering av skytetider med de andre klassene blir en utfordring. 
 
Skyting på 200/300m vil gi den beste kontakten med seniordelen av skytterlaget. Grunnlaget 
for videre opprykk vil være ”korrekt” fordi samme program nyttes. Skyttere i EJ vil kunne 
være med i kampen om mesterskapstitlene. De økonomiske utfordringer vil bli like 
problematiske som før og overgangen til stående skyting som i dag, to ting som sammen 
muligens representerer problemet med frafall i dag. Det kan imidlertid være lettere å få med 
noen tillitsvalgte/foreldre over til 200 m, noe som kan gi en positiv effekt for rekruttering til 
tillitsmannsapparatet. Program og skytetider vil gi et riktig bilde av ferdighet og derved en 
riktig fordeling videre i klassene. 
 
Dersom man fokuserer på breddetanken først og fremst, og ivaretakelse av de middels gode 
juniorer, samt de økonomiske aspekter, synes det best å velge 100 m for EJ. For de som 
allerede på dette aldersnivå ønsker større utfordring kan det gis åpning for valg av klasse på 
200/300 m. 
 
Konklusjon ungdomsklassene: 
Dagen klasse junior benevnes Yngre Junior (YJ).  
Det opprettes klasse EJ (18 år) som skyter DFS mesterskapsprogram på 100m. Eget 
mesterskap for klassen. Program for de øvrige (17 år og yngre) endres ikke. Det bør gjøres 
egen utredning på skytetider for seriene på 100m med målsetting å øke tempoet noe og å 
gjøre kommando på standplassen enklere.  
Skytterne som fyller 18 år i konkurranseåret kan velge EJ eller opprykk til seniorklasser etter 
dagens ordning.  
 



Alternativ løsning: 
EJ skyter på 200/300m. Alle fra YJ må skyte her ett år før de fordeles til øvrige klasser. 
Klassen er likestilt med de øvrige klasser i kampen om mesterskapstitler for senior.  
 
I begge alternativer kan det vurderes om klassen kan ha to årskull(18-19 år). 
 
Veteranklassene på 100m 
Momentene vedrørende praktisk ferdighet er ikke lenger av samme betydning som i 
avsnittene foran. Veteranene må imidlertid tas vare på både fordi de fortjener det etter lang 
innsats for virksomheten og at de er en viktig del av miljøet i skytterlaget. Etter 
administrasjonens vurdering bør de av sistnevnte grunn være på 100m, sammen med de unge. 
Det registreres dog at det er interesse blant V65 skyttere for å skyte på 200/300m. Det er godt 
mulig at utviklingen er slik at det er mer naturlig å være på 200/300 m for denne 
aldersgruppen. En eventuell flytting av V65 vil imidlertid utarme veteranmiljøet på 100m og 
nok være et negativt moment for den eldste veteranklassen som da blir alene på 100m. 
Dersom det etableres en klasse EJ på 100 m blir det også en naturlig ”utlufting” for å gi plass 
på 100 m. Det er i Rådgivende utvalgs innstilling framkommet argumenter for å endre 
programmet for klassen, og legge inn knestående skyting. Det faktum at det nok er en god del 
i alderen 65-73 som har problemer med knestående burde tale mot dette. En slik endring vil 
utelukke noen. Det kan ikke sies om vedtak om å beholde programmet. Synskapasiteten taler 
også for å være på 100m. Dersom EJ etableres på 200/300 m bortfaller deler av 
argumentasjonen med å flytte V65, men tiltaket kan likevel gjennomføres.    
 
Konklusjon veteranklassene: Ingen endring.  Skytetider på seriene endres i samsvar med 
endringer for de øvrige klasser på 100m. 
 
Bruk av desimaler, rangering av mesterskapsomgangen 
Elektroniske skiver har brakt spørsmålet om rangering ved hjelp av desimaler ”på banen”. 
Den som er opptatt av å unngå omskytinger og en effektiv konkurranseavvikling vil lett kunne 
trekke den slutning at dette er en effektiv løsning. Det er det utvilsomt også, men kun det. 
Etter administrasjonens vurdering skapes imidlertid flere problemstillinger enn løsninger ved 
desimalbruk. Ved siden av at det må etableres to regelverk, ett for elektronikk og ett for 
pappskiver framstår følgende problemstillinger. 
Ytterligere press mot kvalitet på våpen og ammunisjon blir kostnadsdrivende og tjener ikke 
breddetankegangen. Dagens ammunisjonstyper holder på ingen måte verdien 10,9, muligens 
10,7. Det betyr at man overlater veldig mye til tilfeldighetene dersom man vil la desimalene 
avgjøre et mesterskap.  
Vi fokuserer for tiden på vedlikehold av elektroniske skiver med bakgrunn i å sikre at 
anvisningen er korrekt. Tester viser at det nok forekommer visse avvik, men ikke større enn at 
de er til å leve med. Godkjenningskriteriene for elektroniske skiver inneholder derfor også 
aksept på toleranser i kravet til nøyaktighet, vel vitende om at det nok ikke er mulig å ha null 
toleranse.  Dersom mesterskap skal kunne avgjøres ved desimaler vil litt feil på mange skudd 
kunne avgjøre et mesterskap. Ved desimalbruk vil på en måte mange skudd være 
”tangeringsskudd” hvilket i normale tilfeller bare et fåtall er, kanskje ingen. 
   
Dersom en arrangør av et mesterskap har god styring på finaleavviklingene vil en omskyting 
om en tittel for mange være et spennende innslag i mesterskapet.  
I feltskyting utnytter arrangøren normalt den mulighet som ligger i regelverket om 
at arrangøren bestemmer program for en eventuell omskyting. Av rent praktiske grunner 
velger heldigvis arrangører normalt å legge ytterligere vekt på hurtighet, noe som må sies å 



være godt i tråd med tanken om praktisk ferdighet. Kunne vi ha samme mulighet i 
baneskyting? 
Med skiftende arrangører rundt om er erfaringene, særlig i baneskyting, at ikke alle mesterer 
en godt styrt finaleavvikling. I en slik situasjon vil redusert mulighet for omskyting være 
positivt. Det legges fram egen sak for Skyttertinget om endring av rangeringsreglene for å 
redusere mulighetene for omskyting i mesterskap. 
 
DFSU har i sitt møte 6.mars 2006 drøftet tema og støtter i sin konklusjon administrasjonens 
vurdering hva gjelder tiltak i ungdomsklassene. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for vedtak 
på Skyttertinget 2006: 
 
Program for baneskyting i DFS: 
 
100m: Klasse Aspirant: Ingen endringer. Det vises for øvrig til egen Tingsak 

vedrørende regelverket for klassen 
 Klasse R: Ingen endring 
 Klasse ER: Ingen endring 
 Klasse J: Klassen benevnes: Klasse YJ, ellers ingen endring 
  Klasse EJ: Ny klasse for de som fyller 18 år i konkurranseåret. Skyter 

seniorenes mesterskapsprogram på 100m. 
 

 Klasse V65: Ingen endring 
Klasse V73: Ingen endring 

 
Opprykksregler fra Eldre Junior til 200/300 meter bestemmes av Norges 
Skytterstyre. Norges Skytterstyre gis fullmakt til å justere skytetider i den 
hensikt å øke hastigheten på seriene noe, samt å gjøre skyteledelsen enklere.  

 
200/300m: Klasse 1: Programmet endres til kun liggende skyting. På åpne stevner kan det 

skytes mesterskapsomgang. Det skytes ikke egen finaleskyting i de offisielle 
mesterskapene. Klasse 1 har samme dopingregler som klasse V55. 

  Klasse 2: Programmet endres til samme program som V55 på åpne stevner. Det 
skytes ikke egen finaleskyting i de offisielle mesterskapene. Klasse 2 har 
samme dopingregler som klasse V55. 

 Klasse 3: Ingen endring 
Klasse 4: Ingen endring 
Klasse 5: Ingen endring 
Klasse V55: Ingen endring 

 
Norges Skytterstyre gis fullmakt til å fastsette opp- og nedrykksregler for 
klassene. 
   
 Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2006 til å fatte følgende vedtak: 

100 meter:  Klasse aspirant: Administrasjonens forslag vedtas. 
 

Klasse rekrutt: Skytterstyrets flertall med representantene Tvinnereim, 
Undseth, Kornbrekke Dalene og Aasen innstiller på at administrasjonens 



forslag vedtas. Skytterstyrets mindretall med representantene Kveli og 
Tobiassen foreslo endring (forslag nedenfor). 
 
Klasse eldre rekrutt: Skytterstyrets flertall med representantene Tvinnereim, 
Undseth, Kornbrekke Dalene og Aasen innstiller på at administrasjonens 
forslag vedtas. Skytterstyrets mindretall med representantene Kveli og 
Tobiassen foreslo endring (forslag nedenfor). 
 
Klasse junior: Skytterstyrets flertall med representantene Tvinnereim, Undseth, 
Kornbrekke Dalene og Aasen innstiller på at administrasjonens forslag vedtas. 
Skytterstyrets mindretall med representantene Kveli og Tobiassen foreslo 
endring (forslag nedenfor). 
 
Klasse eldre junior: Skytterstyrets flertall med representantene Tvinnereim, 
Undseth, Kornbrekke Dalene og Aasen innstiller på at administrasjonens 
forslag vedtas. Skytterstyrets mindretall med representantene Kveli og 
Tobiassen foreslo endring (forslag nedenfor). 
 
Kveli og Tobiassen fremmet forslag om følgende inndeling av 
rekrutt/juniorklassene: 
 
Rekrutt: Klassen omfatter skyttere som fyller 12, 13 eller 14 år i kalenderåret. 
Program med kun liggende skyting. 
 
Yngre junior: Klassen omfatter skyttere som fyller 15 eller 16 år i kalenderåret. 
Program med liggende og en 5-skuddsserie kne. 
 
Eldre junior: Klassen omfatter skyttere som fyller 17 eller 18 år i kalenderåret. 
Skyter seniorenes mesterskapsprogram. 
 
Klasse V65: Skytterstyrets flertall med representantene Kveli, Tobiassen, 
Undseth, Tvinnereim og Aasen innstiller på at klasse V65 flyttes til 200/300 
meter med nåværende program. Kornbrekke Dalene innstiller på at 
administrasjonens forslag vedtas. 
 
Klasse V73: Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Opprykksregler fra Eldre Junior til 200/300 meter bestemmes av Norges 
Skytterstyre. Norges Skytterstyre gis fullmakt til å justere skytetider i den 
hensikt å øke hastigheten på seriene noe samt å gjøre skyteledelsen enklere. 
 

200/ 
300 meter: Klasse 1: Administrasjonens forslag vedtas. 
 
  Klasse 2: Administrasjonens forslag vedtas. 
 
  Klasse 3: Administrasjonens forslag vedtas. 
 
  Klasse 4: Administrasjonens forslag vedtas 
 



  Klasse 5: Administrasjonens forslag vedtas 
 
  Klasse V55: Administrasjonens forslag vedtas. 
 

 Norges Skytterstyre gis fullmakt til å fastsette opp- og nedrykksregler for 
klassene. 
  

Sak 16/2006: Tingsak: Forslag om innføring av superfinale i NM felt på LS 
Norges Skytterstyre ønsker å øke fokuset på feltskytingen på Landsskytterstevnet, slik at 
øvelsen blir mer profilert. Som et ledd i dette har Styret bedt administrasjonen utrede 
muligheten for en mer publikums- og TV vennlig kåring av Norgesmesteren i felt. Styret har 
gitt føringer om at dette skal være en ekstra finale for en liten gruppe skyttere. Skytingen skal 
foregå fra arenaen for Stang- og felthurtigfinaler. 
 
Styret drøftet en utredning fra administrasjonen høsten 2005, og besluttet at de prinsipielle 
forholdene rundt en slik finale skulle til samlagene for høring. Høringen ga disse svarene: 
 
Alternativer Antall samlag som støtter 

alternativet  
 

Samlaget støtter prinsipielt forslaget om Superfinale 
i NM felt. Styret gis fullmakt til å iverksette 
ordningen fra 2006. 

19 samlag 
 

Samlaget støtter prinsipielt forslaget om Superfinale 
i NM felt. Saken tas opp til drøfting på Skyttertinget 
2006, med forslag om iverksetting fra 2007.  

8 samlag 
 
 

Samlaget støtter ikke forslaget. 9 samlag 
 
 
Administrasjonens drøfting: 
 
Beslutningsnivå 
36 samlag har besvart høringen. Resultatet viser en solid tilslutning for det prinsipielle med en 
Superfinale. Ettersom nesten halvparten av samlagene enten ikke støtter forslaget, eller ønsker 
skyttertingsbehandling, er det naturlig at forslaget bringes inn for Skyttertinget 2006.  
  
Fokus og publikumsprofil 
Alt som kan øke fokus og oppmerksomhet om våre skyteøvelser er positivt, og særlig gjelder 
dette for grovfeltskytingen på LS. Her har fokuset vært betydelig lavere enn for Kongelaget, 
og for den saks skyld også sammenlignet med Stang- og felthurtigfinalene. En Superfinale 
med optimale betingelser for publikum gjennom storskjerm, oversiktlighet, nærhet til 
skytterne, tribuner slik at alle ser og ikke minst speakeroppfølging, vil danne en ny og 
forbedret ramme. En slik ”spissing” av feltfinalen vil helt klart øke fokuset og 
oppmerksomheten rundt øvelsen, og kåringen av mesteren. Kanskje kan dette også være en 
ordning som gjør at NRK finner det interessant å dekke kåringen?  
 
Tidstabellen  
Tidstabellen for LS er allerede hardt presset. Nye regler der inntil 15 % av skytterne kan skyte 
grovfeltfinale er med på å øke dette presset. Ved LS 2005 var ca 490 skyttere kvalifisert for 
finalen, noe som også inkluderte et eget lag med V55 skyttere. Gjennomføringen gikk svært 



greit, men det ble en del venting i fbm. omskytinger, slik at grovfeltfinalen først var ferdig ca 
kl 1300. Her er det rom for å spare inn en del tid ved at det nå kun er nødvendig for speaker å 
kåre V55 mesteren, mens all annen anvisning kan foregå samlet (forbehold om utfallet i 
tingsaken der det foreslås innføring av klasse Eldre Junior med eventuelt eget mesterskap i 
grovfelt).  
 
Det vil være behov for noe tid til rigging og klargjøring mellom feltfinalen og Stang- og 
felthurtigfinalen. Det er ikke ønskelig at Stang- og felthurtigfinalene starter senere enn i dag, 
dvs. kl 1500.  
 
Kvalifisering 
Skytterne kvalifiserer seg til finalen etter 42 skudd. Beholder man dagens ordning der det ikke 
benyttes innertreff i den ordinære omgangen må det medregnes minst én omskyting. Velges 
en løsning tilsvarende den som benyttes i finfelt, der man tar med seg treff fra innledende 
skyting, og treff og innertreff fra finalen kan man sannsynligvis unngå omskytinger om man 
har slingringsmonn i antall finalister. Dette vil imidlertid være mer tidkrevende løsning, og 
således ikke være bedre enn å legge opp til omskyting om plassene i superfinalen.  
 
Antall finalister 
Hvor mange skyttere som skal delta i Superfinalen er et vesentlig spørsmål? Her bør det være 
slik at antall finalister er tilpasset de øvrige øvelsers omfang, viktighet og 
publikumsvennlighet. Dagens Stang- og felthurtigfinaler tar normalt 2 – 2 ½ time til sammen, 
og det må minst regnes én time ekstra til Superfinalen. Trolig vil dette i sum bli noe for 
”langtekkelig” for en del publikum, og det er derfor aktuelt å se på en rasjonalisering.  
 
For å fastsette antall deltakere i Superfinalen er det naturlig å sammenlikne med Kongelaget, 
som teller 15 skyttere. Det er imidlertid ikke standplass- og tidsmessig kapasitet til dette antall 
skyttere. Spesielt standplasskapasiteten er kritisk ved flere av dagens arenaer, og det anses 
ikke hensiktsmessig med så mange finalister at det må skytes i puljer. Det deles i dag ut 
premier til de 7 beste i mesterskapet, og dette antallet vil derfor utgjøre et naturlig skille. 
 
Program for Superfinalen 
Programmet for finalen bør være mesterskapsomgang i omvendt stillingsrekkefølge. 
Skytterne har med seg antall treff fra innledende 42 skudd. I Superfinalen teller både treff og 
innertreff, slik at maksimal oppnåelig resultat blir 54/12. Alle skyter liggende holdet først og 
det anvises. Skytterne rangeres på nytt, og det skytes et knehold. Ved likt antall treff og 
innetreff skytes det om. I omskytingen skytes begge holdene før det anvises. Alternativt kan 
det benyttes rangering mellom holdene for å redusere muligheten for omskytinger.  
 
Premiering 
Medaljer og stjerner deles ut slik som i dag etter 42 skudd. Det samme gjøres for Brødrene 
Lohnes feltpokal II (vandrepokal til beste kvinne i NM felt). Plassiffer for aksje i Odin 
pokalen (vandrepokal til skytter med laveste plassiffer i bane + felt) beregnes også etter 42 
skudd. Dagens trofé på 30-skudden videreføres med dagens statutter.  
 
Trofé som deles ut etter superfinalen blir disse: Norges Forsvarsforenings verneidrettsmedalje  
(engangstrofé til NM vinner), ISS Vaktmesterkompaniets premie (engangstrofé til NM 
vinner), Forsvarssjefens jubileumspokal (vandrepokal til NM vinner). DFS sølvbeger til nr. 2 
– 7 i mesterskapet.  
  



Praktiske forhold 
De praktiske forholdene for Superfinalen vil med dagens 10 arrangører være variable. Det kan 
være noen arrangører hvor det blir vanskelig å finne hold noe særlig utover 200m.  Videre er 
det risikabelt å legge holdene inne blant målmateriellet til Stang og felthurtig, da det her 
ligger kabler i dagen. Det vil etter Superfinalen kunne være behov for kontrollskyting av det 
elektroniske skivemateriellet til de påfølgende Stang- og felthurtigfinalene.  
 
Framtidig elektronisk feltmateriell 
Bruk av slikt materiell vil gi mange nye muligheter for å utvikle både selve 
gjennomføringsmodellen, og ikke minst legge forholdene optimalt til rette for publikum og 
TV sendinger. Trolig vil NRK finne denne finalen interessant nok å dekke, først når 
elektronikk er tatt i bruk! Elektronikk vil også rasjonalisere gjennomføring slik at den 
eksempelvis kan skje raskere, eller med flere finalister.  
 
Superfinale og eget NM i feltskyting 
Administrasjonen registrerer at diskusjoner rundt et eget NM i feltskyting fortsatt pågår i 
mange samlag, og at forslaget om Superfinale i noen grad blir vurdert ut fra hvordan dette 
passer inn i NM diskusjonen. Administrasjonen ser på Superfinalen som en styrking av 
feltskytingen på Landsskytterstevnet, og særlig vil elektroniske skiver gi et stort potensial. 
Dette vil gi betydelige muligheter for å lage spennende og seervennlige TV sendinger, noe 
som vil øke profilering generelt og feltskytingen spesielt. Samtidig må kåringen foregå under 
det som regnes som ”sportslig forsvarlige forhold”. Et eget NM i feltskyting iht. tingsak 
14/2005, der det sportslige ivaretas spesielt, vil avlaste dette behovet i Superfinalen. 
Programmet for Superfinalen kan dermed tilpasses optimalt for TV produksjoner, og dermed 
gjøres til en enda bedre mediebegivenhet.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for vedtak 
på Skyttertinget 2006:  
Fra 2007 innføres Superfinale for kåring av Norgesmesteren i feltskyting. Finalen teller 7 
skyttere. Dagens 42 skudd gjelder som kvalifisering til Superfinalen. Ved likt antall treff om 
7. plassen, skytes det om etter gjeldende regler.  
 
Programmet for finalen er mesterskapsomgang i omvendt stillingsrekkefølge. Skytterne har 
med seg antall treff fra 42 skudden. I Superfinalen teller både treff og innertreff, slik at 
maksimal oppnåelig resultat blir 54/12. Alle skyter liggende holdet først og det anvises. 
Skytterne rangeres på nytt, og det skytes et knehold. Ved likt antall treff og innetreff skytes 
det om. I omskytingen skytes begge holdene før det anvises. 
 
Medaljer og stjerner deles ut slik som i dag etter 42 skudd. Det samme gjøres for Brødrene 
Lohnes feltpokal II. Plassiffer for aksje i Odin pokalen beregnes etter 42 skudd. Dagens trofé 
på 30-skudden videreføres med dagens statutter. Trofé som deles ut etter Superfinalen er 
disse: Norges Forsvarsforenings verneidrettsmedalje, ISS Vaktmesterkompaniets premie, 
Forsvarssjefens jubileumspokal og DFS sølvbeger til nr. 2 – 7 i mesterskapet. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2006 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 



 
 
Sak 17/2006: Tingsak: Norges Skytterstyres årsmelding for 2006 
Administrasjonen la fram forslag til Norges Skytterstyres årsmelding for 2005. 
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer for det videre arbeid med sin årsmelding for 2005, og ba om 
at administrasjonen legger denne frem på nytt i neste møte. 
 
Sak 18/2006: Tingsak: Forslag om regelendring i klasse aspirant 
Det er fremmet to forslag til regelendring for klasse Aspirant. Hardanger og Voss 
skyttersamlag har fremmet et forslag som gjelder godkjenning av skytterjakke som 
påkledning i aspirantklassen. Opland har fremmet forlag om godkjenning av anlegg i DFS 
konkurranser for aspirantklassen. 
 
Disse forslagene er behandlet som en sak da forslagene påvirker hverandre og begge dreier 
seg om en endring i regelverket for klasse Aspirant. 
 
Forslag og drøfting fra samlagene: 
 
Forslag til Skyttertinget 2006, fra Hardanger og Voss skyttersamlag, fremmet av Strandebarm 
skytterlag: 
 
Forslag om endring av Skytterbokas pkt. 7.220, slik at klasse Aspirant kan benytte 
skytterjakke. 
 
Begrunnelse: 
Vi vil begrunne forlaget med at vi har mange skyttere på 15 meterbanen vår, og at de absolutt 
vil bruke jakke når de skyter, og slik har vi innrykk av at det også er i andre lag. Kostnaden er 
heller ikke så avskrekkende, da en får jakker til ca 1000 kroner. 
 
Ombudsmøtet i Hardanger og Voss har drøftet denne saken inngående, og gav sin tilslutning, 
enstemmig. 
 
Forslag til Skyttertinget 2006, fra Opland skyttersamlag: 
 
Endring av skytterboka 7.220 Rekrutteringsklassene 7.221 Klasse Aspirant 
 
Da det i sin tid ble opprettet nye rekrutteringsklasser var blant annet holdingen i idretts-Norge 
at det skulle være en klar grense for hva som var barneidrett, og med det en aldersgrense for 
organisert idrett. Den gangen var det 10 år som ble brukt som grense. Den samme linjen la 
skyttertinget seg på da klasse Aspirant ble opprettet. Mens det ble satt en grense på 12 år for å 
skyte i klasse rekrutt. 
I mange år før dette vedtaket ble gjort hadde vi i Opland, og i en del andre samlag også, 
operert med en egen anleggsklasse i konkurranser innad i samlaget. Dette bidro til en stor 
oppblomstring i aktivitetsnivået og rekrutteringen i samlaget. 
Etter at de nye reglene ble vedtatt har vi fulgt de, men vi ser at det mange ting har forandret 
seg i løpet av disse årene. Blant annet har det i Norges idrettsforbund, som tross alt på grunn 
av sin størrelse setter mye av dagsordenen for normer for barneidretten, blitt omdefinert 



grensen for barn og konkurranser. Noe disse utdragene fra Norges idrettforbunds hjemmesider 
viser: 
 
”Referansegruppen med representanter fra særforbund, idrettskretser, idrettsstyret og NIH 
konkluderte med å anbefale organisert idrettstilbud til barn under 10 år, men gruppen ønsket 
å gi noen retningslinjer for virksomheten.  
Hovedgrunnen for dette valget var tosidig.
Først og fremst at idrettsleken stod svakere i barnekulturen og at barns institusjonaliserte 
verden ikke tok dette så alvorlig. jfr. tid til fysisk aktivitet i skoler, barnehager og SFO. 
Trening i idrettslaget/idrettsskolen ville kunne være en viktig inspirasjonskilde til mer 
egenorganisert fysisk aktivitet i andre miljøer. 
Det andre forholdet var ønsket om å bidra til å skape gode og trygge oppvekstvilkår i 
nærmiljøet. Gjennom deltakelse i idrettslaget dannes identitet og det skapes tilhørighet 
mellom barn, mellom voksne og mellom barn og voksne. I en tid hvor barn institusjonaliseres 
og i større grad overlates til oppvekstpersonell ville idrettslagets virksomhet kunne danne en 
viktig motvekt til dette. 
Dette er en tid hvor foreldrene i stor grad slutter opp om aktiviteten og det dannes grunnlag 
for gode nettverk og miljøer for både barn og voksne. 
Det var også enighet om at idrettstilbudet til barn under 8 år skal dette være et felles tilbud 
innen idrettslaget, lokalmiljøet. For å få dette til ble det satt en nedre aldersgrense på 
konkurranser utenom egen gruppe. 
Det var også enighet om å anbefale idrettslag som gir tilbud om trening for barn under 6 år 
så skal dette være sammen med voksne. ” 
 
”NIF valgte gjennom 90 – tallet å regulere konkurransevirksomheten fordi denne danner 
basis for mange lokale valg. For å få dette gjennomført ble alle idrettskretser pålagt å 
utarbeide fellesidrettslige tiltaksplaner i barneidrett på tvers av alle særidretter. Dette ble 
gjennomført i alle kretser og implementeringen av de ulike planene ble iverksett. Målet var å 
få til felles signaler fra kretsnivå ned til klubbnivå.  
Idrettsforbundets holdning i dag er at idretten skal kunne organisere barn i trening, men at vi 
må ha en nedre aldersgrense for konkurransetilbud utenom egen treningsgruppe. «For barn 
t.o.m. det året de fyller 7 år bør det ikke arrangeres konkurranser utover det som er naturlig 
innen gruppen/aktiviteten/treningen» Denne teksten står i dag i bestemmelsene.” 
 
Opland skyttersamlag har i større og større grad de senere årene fått tilbakemeldinger fra 
lagene på at de har stor aktivitet i lagene av nybegynnere som da starter med anlegg. Disse 
skytterne har som alle andre i skytterlaget et ønske om å kunne delta på noen konkurranser. 
De blir gjerne med i laget noen år, men det har vært vanskelig å kunne få de med videre. 
 
Da det faktiske forholdet er at aspirant klassen ikke skal delta på stevner over samlagsnivå, de 
skal ikke rangeres og de skal premiers med lik premie, mener vi at det bør åpnes for at det kan 
brukes anlegg i klasse Aspirant.  
Vi ser ikke noen som helst betenkeligheter i dette, og mener dette bør kunne skape økt 
aktivitet.  
Noen vil sikkert synes det er merkelig å ha en klasse der det er valgfritt å skyte med eller uten 
anlegg. Dette vil etter vår mening ikke ha noen praktisk betydning da dette hele tiden har vært 
ment som en klasse til rekruttering der det ikke skal være fokus på plassering eller bestemann. 
Som tidligere nevnt skal det ikke rangeres innen klassen, og alle skal ha samme premie. 



En eventuell frykt for at skytterne skal bli i denne klassen etter de har blitt ”for gode” tror vi 
ikke er relevante, da det vil ligge en betydelig ”gulrot” i det at de uansett ikke kan delta 
utenfor samlaget og ikke LS uten å skifte klasse. 
Uansett tror vi en slik regelendring vil øke aktiviteten i samlagene, og de aller ferskeste som 
var mest iverige kunne få en mulighet til å delta i noen konkurranser. 
Det aller viktigste for oss er at vi må omfavne muligheten til aktivitet, ikke legge unødvendige 
hindringer for det. 
 
Forslag til endring: 
De siste to linjene i teksten fra skytterboka 7.221 strykes, og erstattes med ” Det er valgfritt å 
skyte med eller uten anlegg/støtte” 
 
Skytterboka i dag: 
”Skyteprogram: 
Klassen skyter 25 skudd, 3x5 skudd liggende (15-skudd) og 2x5 skudd liggende (10-skudd) 
ved innendørs- og baneskyting. I feltskyting skyter klassen 30 skudd liggende (5x6 skudd). 
Skytetid som for rekruttklassen. (Det skytes ikke finaleprogram i denne klassen). Det er ikke 
tillatt å benytte anlegg i konkurranser. Anlegg er kun et treningsverktøy som kan benyttes ved 
trening eller interne stevner i lagets regi.” 
 
Etter endring: 
”Skyteprogram: 
Klassen skyter 25 skudd, 3x5 skudd liggende (15-skudd) og 2x5 skudd liggende (10-skudd) 
ved innendørs- og baneskyting. I feltskyting skyter klassen 30 skudd liggende (5x6 skudd). 
Skytetid som for rekruttklassen. (Det skytes ikke finaleprogram i denne klassen). Det er 
valgfritt å skyte med eller uten anlegg/støtte” 
 
Administrasjonens drøfting 
Et av kjerneordene i klasse Aspirant er ”opplæring”. Bakgrunn for siste vedtaket gjort av 
DFSU rundt regelverket i klasse Aspirant, var nettopp hensynet til opplæring.  
 
Klasse Aspirant er en nybegynnerklasse der skytterne skal få en grunnleggende opplæring i 
sikkerhet og generell skyteteknikk. De fleste, om ikke alle, benytter anlegg i opplæringsfasen. 
En læringssituasjon krever energi fra utøveren, og konsentrasjonen tar mye av denne 
energien. Det vil si at desto flere faktorer vi har å forholde oss til,  jo mindre ressurser har vi 
til de enkelte arbeidsoppgavene. Rent skyteteknisk består skyting av en koordinering av 
hensiktsmessige bevegelser og rutiner. En erfaren skytter har automatisert de fleste av disse 
oppgavene, men en nybegynner må tenke på hver enkelt oppgave. Ved å benytte anlegg kan 
nybegynneren bedre konsentrere seg om det grunnleggende når det gjelder stilling, siktebilde, 
justering av siktemidler, pust og avtrekk. Nybegynneren skal på samme tid forholde seg til 
standplasslederen og sikkerhetsbestemmelsene.  
 
Med bakgrunn i dette er det helt klare fordeler med å benytte anlegg i en opplæringsfase, og 
om utøveren ønsker å skyte konkurranse. Gjennom regelverket slik det står i dag har vi satt 
begrensninger for bruk av anlegg i konkurransesituasjoner. Bakgrunn for dette er 
undersøkelser i forbindelse med barneidrett, og et signal fra organisasjonen om at skyttere 
med tanke på alder, modenhet og sikkerhet, skal kunne håndtere våpenet uten hjelp av anlegg. 
Skyting skiller seg fra annen idrett i og med at vi håndterer våpen. Sikkerhet blir dermed et 
absolutt krav til våre utøvere. Bruk av anlegg ville ikke i dette tilfellet være i strid med kravet 



til sikkerhet, men heller sikre at skytteren ligger stødig og kan konsentrere seg om det 
vesentlige. 
 
Når aspirantene er modne for å benytte reim har vi lagt til rette for at de kan benytte ei vanlig 
jakke med opphengskrok, albuebeskyttere og annet tilfeldig utstyr, og forventer at skytterne 
skal innta en korrekt skytestilling. Å gå fra anlegg til å benytte reim kan være frustrerende i de 
tilfeller reim og jakker ikke gir særlig støtte og stabilitet. Sammen med løse albuebeskyttere 
og vonde armer, gir ikke dette særlig gode rammebetingelser for god læring. Her ville det 
klart vært en fordel om aspirantene kunne benytte en skytterjakke som gav støtte og stabilitet. 
 
Administrasjonen mener for mange skytterlag setter et for høyt ambisjonsnivå for denne 
klassen. I ungdomsarbeid har vi flere kjerneord som; oppfølging, tilhørighet, samhold og 
miljø. I den sammenheng spiller utstyr og poeng liten rolle. Administrasjonen vil også rette 
kritikk til de samlag og lag som ikke overholder regelverket. Er det uenighet rundt regelverket 
er det viktig at dette kommet opp som forslag til endring. Ved inkonsekvent bruk av 
regelverket er det ofte den unge skytteren som blir skadelidende. 
 
Drøftinger i DFSU 
DFSU har i sitt møte 6. mars drøftet forslagene og administrasjonens kommentar, og støtter 
forslaget fra Opland skyttersamlag og Administrasjonens forlag til vedtak. DFSU støtter ikke 
innføring av skytejakke. Eksemplet med at slik jakke koster 1000 kr er for lettvint. Mange 
jakker koster vesentlig mer og dette er den realitet vi må forholde oss til. Behov for jakke 
reduseres vesentlig med eventuell innføring av bruk av støtte. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for vedtak 
på Skyttertinget 2006: 
7.220 Rekrutteringsklassene 
7.221 Klasse Aspirant 
Det gjøres følgende endringer i reglementet for aspirantklassen: 
 
De siste to linjene i teksten fra skytterboka 7.221 strykes, og erstattes med ” Det er valgfritt å 
skyte med eller uten anlegg/støtte” 
 
Regelverkets punkt om skyteprogram får derved følgende ordlyd: 
 
Skyteprogram: 
Klassen skyter 25 skudd, 3x5 skudd liggende (15-skudd) og 2x5 skudd liggende (10-skudd) 
ved innendørs- og baneskyting. I feltskyting skyter klassen 30 skudd liggende (5x6 skudd). 
Skytetid som for rekruttklassen. Det skytes ikke finaleprogram i denne klassen. Det er 
valgfritt å skyte med eller uten anlegg/støtte i konkurranse. I feltskyting anbefales anlegg som 
gir grep og støtte ved glatt/ujevnt underlag. 
 
Bekledning:  
Dagens regelverk i skytterbokas punkt 7.221 opprettholdes. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2006 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 



Sak 19/2006: Tingsak: Stang- og felthurtigskyting som obligatoriske øvelser i DFS 
Troms skyttersamlag har fremmet saker for Skyttertinget på vegne av Lakselvdal skytterlag. 
Skytterbokas pkt. 11.243 foreslås endret slik: Stang og felthurtigskyting skal inngå i 
Landsdelskretsstevner.  
Skytterbokas pkt. 11.251 foreslås endret slik: Stang- og felthurtigskyting bør inngå i 
samlagsstevnene. Forslaget følger vedlagt. 
 
Administrasjonens drøfting: . 
Stang- og felthurtigskyting er to øvelser som ligger veldig nært DFS` formålsparagraf. I 
tillegg har øvelsene stor appell for publikum og media. Dette viser blant annet interessen for 
disse øvelsene på Landsskytterstevnet. Av den grunn er det grunn til å tro at dette er en viktig 
øvelse for DFS med tanke på profilering og rekruttering. Det er derfor på det rene at vi bør 
tilrettelegge for størst mulig aktivitet i disse øvelsene. I dag gis det tilskudd på kroner 1000 til 
samlag og landsdelskretser som har disse øvelsene på samlags- og landsdelskretsstevner. 
 
For mange arrangører av landsdelskretsstevne kan det være et problem å finne egnet arena for 
Stang- og felthurtigskyting. Dette er øvelser som både krever mye plass og spesielle krav til 
bakgrunn og sikkerhet. I tillegg vil mange arrangører føle det som en belastning å skaffe til 
veie nødvendig mannskap. Det synes derfor mest naturlig at øvelsene gjennomføres etter 
ønske fra skytterne med tilhørende vedtak om det i de styrende organer på de forskjellige 
nivå. 
 
Konklusjon 
Administrasjonen konkluderer med at det vil være feil å pålegge arrangører av 
landsdelskretsstevner å ha Stang- og felthurtigskyting som obligatoriske øvelser, da dette for 
enkelte arrangører vil være vanskelig å gjennomføre. Tilskuddet på kroner 1000 til 
landsdelskretsstevner gir arrangørene en stimulans for å ta med disse øvelsene i sitt 
arrangement. Det er riktig å la dette baseres på frivillighet. Et påbud vil virke negativt. 
Administrasjonen mener derfor at pkt. 11.243 ikke bør endres.  
Administrasjonen er derimot enig i forslaget om tillegg til pkt. 11.251. Ved å legge til at 
Stang- og felthurtigskytinger bør inngå i samlagsstevnene, bygger vi opp under de 
bidragsordninger som eksisterer i dag. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for vedtak 
på Skyttertinget 2006: 
Dagens regelverk i pkt. 11.243 opprettholdes. 
Skytterbokas pkt. 11.251 gis følgende tillegg: 
Stang- og felthurtigskyting bør inngå i samlagsstevnene. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2006 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Sak 20/2006: Forslag om endring av tidspunkt for klassesetting samt endret frist for 
utsendelse av resultater fra stevner 
Nord-Østerdal skyttersamlag har fremmet forslag om at ”skytteråret” skal følge 
årsmeldingsåret, det vil si at klassesetting til ny sesong skal tre i kraft fra 1 november, og ikke 
følge kalenderåret.  
 
Nord-Østerdal har i samme sak fremmet forslag om at fristen for innsending av resultater og 
premieoppgjør fra stevner skal være 14 dager, istedenfor 30 dager som i dagens regelverk.  



 
Administrasjonens drøfting: 
Administrasjonen er enig i Nord-Østerdal skyttersamlag at det hadde vært fordeler med at 
klassesettingen gjaldt fra før innendørssesongen startet. Særlig de som går opp i klasser med 
høyere stillinger vil ønske å bruke hele innendørssesongen til å trene på ny stilling i 
konkurranser. Administrasjonen får årlig henvendelser fra skyttere som ønsker å endre klasse 
før innendørssesongen. Det er også et godt argument at karuseller som går fra før årsskiftet 
over i nytt år blir problematiske når flere skyttere skifter klasser midt i karusellen.    
 
På den annen side har systemet med å endre klassesetting ved årsskiftet fungert 
tilfredsstillende, og kalenderåret har slik sett vært et naturlig skille foran feltsesongen. 
Skytterlagene har også hatt god tid til å informere sine skyttere om ny klassesetting foran nytt 
skytterår. Sen innrapportering av resultat fra stevner gjør også at ”slakken” fram til årsskiftet 
har vist seg å være nødvendig. Det er grunn til å anta at det blir flere som begynner i feil 
klasse på innendørsstevnene når skytterlagene ikke har gjort unna arbeidet med å klassesette 
sine skyttere. Vanlig praksis er at slike lister gjøres klare i forbindelse med årsmøte som i 
mange skytterlag først blir avholdt sent i november.   
 
Administrasjonen er også tvilsom til om en innskjerping med rapportering av stevneresultater 
fra 30 dager til 14 dager vil bidra til at flere blir flinkere til å få ut resultatlister raskt etter 
stevnet. Skytterstevner er basert på frivillig arbeid, og en innstramming i regelverket til 14 
dager kan virke utilbørlig. Organisasjonen sliter i dag med at mange ikke følger opp 
nåværende frist på 30 dager, og senest høsten 2005 ble det sendt rundskriv for å få 
stevnearrangører til å respektere 30-dagersfristen for utsending av resultatlister og 
premieoppgjør.   
 
Det har fra administrasjonens side vært tanker om å se på løsninger for et sentralt 
resultatbaseprogram, hvor alle resultater fra et hvert stevne i Norge ble lagt inn. Med et slikt 
system kunne alle skyttere fulgt med på sine klassesettingspoengsummer fortløpende. Dette er 
et stort prosjekt, men vil sannsynlig være mulig å gjennomføre i løpet av noen år.  
 
Administrasjonen vil konkludere med at den ikke finner tiden moden til å anbefale Norges 
Skytterstyre å gå inn for Nord-Østerdal sine forslag.  
 
Administrasjonens forslag til vedtak: 
Dagens regelverk for klassesettingsåret og frist for innsendelse av resultatlister og 
premieoppgjør etter stevner opprettholdes.  
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Sak 21/2006: Tingsak: Budsjettsøknad for offentlige midler år 2008   
I ”REGLEMENT FOR ØKONOMISTYRING I STATEN, fastsatt ved kongelig resolusjon av 
12. desember 2003 og gjennom ”BESTEMMELSER OM ØKONOMISTYRING I STATEN” 
fastsatt samme dato, er det fastlagt kriterier for driftsstøtte over forsvarsbudsjettet kap.1719 
post 71: 
” Den overordnede målsettingen for organisasjoner som mottar driftsstøtte, er å styrke 
forsvarsviljen- og eller evnen hos det norske folk og å være nyttig for totalforsvaret. 
Opplysningsorganisasjonene som mottar driftsstøtte må ha som mål å styrke 



folkeopplysningen gjennom informasjon og holdningsskapende arbeid. Det legges vekt på at 
informasjonen skal representere et mangfold. 
Øvrige organisasjoner skal bidra til økt interesse for rekruttering til Forsvaret, samt bidra til å 
opprettholde Forsvarets evne og vilje til å utføre sine oppgaver så vel som folkets 
forsvarsmotivasjon. Internasjonal fredsbevarende og fredsbyggende aktiviteter vektlegges. 
 
Forsvarsdepartementet vil prioritere å gi støtte til organisasjoner som når et størst mulig 
publikum. Fordi departementet gir driftsstøtte, og i liten grad stiller spesifikke krav til 
hvordan organisasjonens oppgaver løses og målsettinger nås, er det viktig at målgruppene 
oppfyller visse krav: 
• Organisasjonene må, i tillegg til å oppfylle øvrige kriterier for støtte, være landsdekkende. 
• Hovedsammenslutninger av organisasjoner bør prioriteres. 
• Organisasjonene må ikke vedkjenne seg politikk som strider mot norsk lov. 
• Organisasjonene må ikke ha en formålsparagraf som motarbeider den sikkerhets- og 

forsvarspolitikk som Stortinget har vedtatt. 
• Organisasjonene bør ikke ha som hovedoppgave å fremme sine medlemmers ve og vel”. 
 
Det frivillige Skyttervesen har sine grunnregler gitt av Stortinget. Formålsparagrafen har stått 
uforandret i mer enn 100 år, men passer svært godt til de kriterier som departementet har gitt 
for driftsstøtte: 
 
”Det frivillige Skyttervesens mål er å fremme praktisk skyteferdighet innen det norske 
folk og derved dyktiggjøre det for landets forsvar.” 

 
 

Vårt overordnede mål: 
 
Da Stortinget opprettet Det frivillige Skyttervesen var det med den klare hensikt å bygge opp 
under forsvarsviljen og å styrke forsvaret. 
 
DFS er en breddeorganisasjon - ”innen det norske folk”- med klar forsvarsmessig tilhørighet - 
”dyktiggjøre det for landets forsvar-”. 
Hele vår aktivitet legges opp til å nå så mange som mulig gjennom lokale rekrutteringstiltak, 
markedsføring gjennom stevneaktivitet og lokale tilbud, utdanning av tillitsmenn og 
instruktører. 
 
DFS er en praktisk utøvende organisasjon som trenger baneanlegg. Det er viktig å understreke 
at hvert lag har sin egen skytebane, så langt dette er mulig. Bygging og vedlikehold av baner 
blir i stor grad gjort på dugnad med midler fra det offentlige og midler som lagene selv 
skaffer til veie. Organisasjonen arbeider målbevisst med miljøforbedringstiltak gjennom den 
såkalte ”Miljøpakka”.     
 
Ved å ta hånd om salg av våpen og ammunisjon sentralt vil organisasjonen hjelpe skytterne 
med å kvalitetssikre disse produktene, og gi medlemmene best mulig pris. 
 
Gjennom styrking av det forpliktende samarbeidet med Forsvaret, og gjennom avtaler om 
bruk av baner/bygningsmasse, gjennom utdanningstiltak og felles arrangement –søke å legge 
forholdene best mulig til rette for vårt virksomhetsområde. 
 



I St.prp. nr 42. Den videre moderniseringen av Forsvaret i perioden 2005 – 2008, vil bl.a. 
Heimevernet gjennomgå en kvalitetsreform. Dette får den konsekvens at Heimevernets behov 
for skytebaner for gjennomføring av trening øker. Våre skytterlag må her være forberedt på 
økt støtte til HV gjennom lokale avtaler, slik vi kjenner det fra tidligere. 
 
DFS har innledet samtaler med HV om øket fokus på utnyttelse av den skyteferdighet som 
DFS’ungdomsskyttere har. Dette gjelder både førstegangstjeneste og plassering i strukturen 
senere.  
 
DFS har i sine ungdomskull en relativt stor andel kvinnelige skyttere. Det bør utformes en 
strategi i samarbeid med Forsvaret slik at DFS kan støtte bestrebelsene med å rekruttere de 
mest motiverte og best egnede av begge kjønn til Forsvarets mangeartede virksomhet.    
 
I en tid med et forsvar i sterk omorganisering og mange nordmenns opplevelse av et redusert 
nærvær av avdelinger, må vi som en frivillig forsvarsorganisasjon kunne hevde at vårt nærvær 
overalt i landet er viktigere enn noen gang. Ivaretakelse av skytebaner og arbeidet med å ha 
aktive skytterlag overalt får med dette en økt betydning.  
 
I arbeidet med å ta vare på skytebanene, særlig de som ligger nær bebyggelse, opplever vi et 
sterkt press på økonomien i organisasjonen. Vi har en kraftig økning i kostnadene til juridisk 
og teknisk bistand for enten å beholde eksisterende baner eller å bygge nye, lengre vekk fra 
bebyggelse. Det haster med å sikre eksisterende skytebaner.  
 
Målgrupper: 
Helt fra starten av har Det frivillige Skyttervesen blitt pålagt å gjennomføre 
instruksjonsskyting for alle som i prinsippet ønsker det, spesielt nevnes ungdom fra og med 
det år de fyller 14 år og til og med utskrivningsåret. I lokalmiljøet arrangeres skyteskoler. 
Dette anses som ett av de beste rekrutteringstiltak.  
Skolene er en målgruppe vi søker å nå gjennom organisert skoleskyting i ungdomsskoler og 
videregående skoler. 
Også voksne gis tilbud om opplæring gjennom trening og konkurranser i klasser spesielt 
tilpasset voksne nybegynnere. 
Hvert år arrangeres Skytingens Dag i en stor del av lokallagene for at lokalbefolkningen skal 
få anledning til å bli kjent med skyttermiljøet. 
Forsvaret - spesielt Heimevernet - skal så langt som råd er gis anledning til å benytte 
skytterlagenes baner og bygninger. Dette samarbeidet reguleres gjennom avtaler med hvert 
enkelt skytterlag. De baner Heimevernet ønsker å benytte for sine årlige treninger gis prioritet 
ved oppgradering og kontroll av sikkerhet før avtale om bruk inngås. Til dette avsettes det 
særskilte midler for skytterlagene som eier disse baner. 
Skytterlagene vil, så langt kapasitet og ressurser rekker, gi jegere anledning til trening og å 
avlegge skyteprøven for storviltjegere slik det fremgår i vår avtale med Direktoratet for 
naturforvaltning. 
 
Enkeltprosjekter som skal videreføres: 
Skyttertinget har prioritert tre områder det skal jobbes spesielt med: 
 
1. Skytebaner (anlegg) 2.   Rekruttering 3.   Ammunisjon. 
Et fjerde prosjekt som det vil bli arbeidet videre med i årene framover er fortsatt overgang til 
bruk av elektronisk målmateriell samt utstyr for publikumsvisning for samme.  
 



1.Skytebaner/anlegg: Av de totale bevilgninger fra FD brukes hvert år ca en tredjedel til 
nybygg og vedlikehold. Av disse midlene er 5 mill. kr. brukt til støyforbedringstiltak på baner 
med høyt støynivå, det såkalte Miljøpakkeprosjektet. Dette prosjektet skal gå over mange år 
etter en på forhånd godkjent plan. I en rapport fra SFT 1714/2000 av 18. februar 2000 blir det 
pekt på at dette arbeidet gir størst støydempende effekt av de tiltak som er kjent i dag, og det 
hevdes at økning i resursinnsatsen i prosjektet fram til 2010 bør vurderes. Det gjenstår fortsatt 
ca 70 skytebaner på listen over aktuelle baner for miljøpakketiltak. Målsettingen er fortsatt 
fem baner hvert år, men kostnadsøkning har ført til at det realistiske tall er 3-4 baner.  
DFS’ anleggsavdeling vil i de nærmeste år systematisere arbeidet med å støysoneberegne 
samtlige skytebaner eid av tilsluttede skytterlag. Hensikten er å forebygge at støysonene 
benyttes til formål som er lite forenlig med vår virksomhet. Dessuten kan kommunene benytte 
seg av vårt arkiv ved behov, slik at saksbehandling i kommunene blir enklere og raskere ved 
ombygging/nybygging av skytebaner.  
DFS vil fortsette utprøvingen av eventuelle nyvinninger hva gjelder støydempningsmetoder 
for standplasser.  
Når DFS nå søker om en økning av driftsstøtten har det hovedsaklig sin bakgrunn i et økende 
økonomisk støttebehov på grunn av stadig høyere krav til miljø- og sikkerhetsmessige 
løsninger, som igjen betyr høyere kostnader. Et økende press for flytting av baner vekk fra 
boligområder fører også til et øket behov for juridisk og teknisk bistand. Den generelle 
kostnadsøkning i bygg- og anleggsbransjen spiller også en viktig rolle, noe som gir grunn til 
bekymring for dette spesielt viktige satsningsområdet. Med dagens vanskelige 
rammebetingelser for bygging av nye skytebaner er det av største betydning å vedlikeholde 
eksisterende anlegg. Økte tilskudd genererer økt egeninnsats fra skytterlagene, og bidrar 
dermed til betydelig verdiskapning.  
Norges Skytterstyre har tatt opp til vurdering støtte til innendørs anlegg for rekruttering og 
grunnleggende opplæring. Dette har vi så langt ikke hatt midler til.   
 
2. Rekruttering: DFSU har utarbeidet et eget budsjettforslag for 2008 som legges ved. Der 
beskrives en god del tiltak som ønskes igangsatt for å styrke rekrutteringen. 
Dette gjelder bidragsordningene, aktivitetsstøtte, kurs og samlinger, merker, diplomer og 
informasjonsmateriell tilpasset forskjellige målgrupper. 
De øvrige breddetiltakene – som Dugleiksmerket, Den norske skyttermedalje, 
Forsvarsmerket, skoleskyting og skyteskoler – opprettholdes og styrkes gjennom 
informasjonstiltak, utvikling av støttemateriell og økonomiske tiltak. Nye trekk i aktiviteten 
blir støtte til rekrutteringen til Forsvarets nye struktur, herunder også rekruttering av kvinner 
til tjeneste i Forsvaret. 
Norges Skytterstyre har i sine drøftinger i prinsippet vedtatt å styrke den økonomiske støtten 
til aktivitet på lokalt/regionalt nivå. Midler til nedskriving av ammunisjon til 
rekrutteringsskyttere er øket ved at gruppen som nyter godt av ordningen er utvidet fom 17 år 
tom 20 år. 
 
3. Ammunisjon 
Det ble ekstra viktig for DFS å følge opp ammunisjonsmarkedet etter at Nammo Raufoss AS 
flyttet produksjonen av skytterlagsammunisjon til Finland (Lapua). Så langt har vi ikke fått 
indikasjoner på et dette i seg selv blir en fordyrende prosess, men utviklingen må følges nøye. 
Kontakten med produsenten, produktutviklingen og leveranse vil bli ivaretatt ved Nammo 
Raufoss som før. 
Selv om man skulle få en viss prisøkning er målet fortsatt å opprettholde et høyt aktivitetsnivå 
i de ulike konkurranseformer, spesielt gjelder det å følge opp med tiltak og forbedringer i de 
feltmessige disipliner. 



Saken vi hadde gående med Konkurransetilsynet er avklart. Den merknaden som gjaldt 
nedskrivning av rekruttammunisjon er ivaretatt. All rekruttammunisjon blir nå nedskrevet. 
Skytterkontoret har også fått henvendelse fra Norma AS om omsetting av ammunisjon. I 2005 
ble det omsatt en patrontype for Norma AS. Utvidelse av produktspektret er under utredning. 
 
Norges Skytterstyre vurderer fortløpende ytterligere tiltak for å gjøre ammunisjon billigere for 
skytterne, særlig medlemmer i aldersgruppen 20 år og yngre.  
 
Arbeidet med klargjøring av bruk av Forsvarets nye kaliber 5.56 mm i Sauer 200 STR nærmer 
seg en avslutning. Det gjenstår mindre tekniske utfordringer før løsningen kan testes og 
presenteres brukerne. 
   
Elektronisk anvisning  
Overgangen til elektronisk målmateriell / anvisning er fortsatt i sterk utvikling. Et samarbeid 
mellom Forsvaret og DFS førte i 2001 til at baneskytingene på Landsskytterstevnet i Bodø 
foregikk på elektroniske skiver. Publikumsløsningene ble meget godt mottatt og en kan derfor 
konkludere med at den nye teknikken ikke på noen måte har svekket Landsskytterstevnets 
popularitet.   
Generelt vil organisasjonen bruke en del resurser på å følge opp utviklingen på dette felt. Hva 
overgangen til elektronisk anvisning vil koste oss i årlige utgifter er vanskelig å tallfeste, men 
vi har allerede sett at organisasjonen vil få en del nye utgiftsposter i denne sammenheng. Nye 
modeller av elektronisk skivemateriell må testes og godkjennes før det tas i bruk. 
Forsvaret, ved GIHV, har igangsatt vurdering av innføring av elektronisk anvisning også i 
feltskyting. For HV vil bruk av elektroniske feltfigurer være mannskaps-besparende og på sikt 
etter alt å dømme være et godt økonomisk tiltak. 
 
En oppgradering av DFS`utdanningsmodell ble vedtatt på Skyttertinget 1999 og gjennomføres 
i full skala. Parallelt med dette må det fortsatt gjøres en betydelig jobb med utvikling og 
oppdatering av utdannings- og støttemateriell for tillitsvalgte.  ”Håndbok for skytterlag”, som 
Skytterstyret ønsket å sende ut til alle skytterlag, ble ferdigstilt og sendt alle skytterlag i 2002. 
Etter søknad ble vi i 2000 tildelt prosjektstøtte fra FD på kr 100.000 til ” Håndbok for 
skytterlag”. I januar 2002 søkte vi FD om ytterligere prosjektstøtte for sluttføring av nevnte 
prosjekt. Vi ble tildelt kr 100.000 for sluttføring og utsending til alle tiltenkte mottakere.  
Prosjektet er derved avsluttet. Håndboken har fått meget god omtale av brukerne.  
 
Rådgivende utvalg, som har avgitt sin innstilling om feltskytingens framtid, peker på at det er 
behov for oppdatering/fornying av materiellet i feltskyting. Dette materiellprosjekt ble 
ferdigstilt i 2005 i form av ny bok i feltskyting.   
  
I budsjettforslaget for 2008 er det gjort enkelte justeringer i forhold til forslaget for 2007.   
Skyttertinget må som vanlig gi Skytterstyret fullmakt til å foreta de nødvendige prioriteringer 
ut fra de midler som departementet stiller til rådighet. 
 
 
Utviklingen av FDs driftsstøtte de senere år samt kommentarer om framtidige 
prioriteringer av eventuelt økning av disse. 
 
I perioden 2001 – 2005 steg konsumprisindeksen fra 108,7 til 115,1 hvilket ga en prosentvis 
økning i femårsperioden på 5.9  



I nevnte periode var økningen i driftsstøtten til DFS fra FD på 6.7 %. I samme periode er det 
imidlertid en lønnsvekst på ca 20 %.  
DFS har derfor, i prinsippet, vært tvunget til økonomiske innsparinger i nevnte periode.  
 
I den perioden som er beskrevet ovenfor er følgende tiltak/innsparinger foretatt: 

- reduksjon av antall ansatte (14 i dag) 
- reduksjon av kontorleiekostnader 
- reduksjon av antall styremøter 
- generelle tiltak av rasjonaliserende/besparende art  

   
Med dette har DFS gjort en målrettet innsats for at de mest prioriterte sektorer skal forbli 
relativt uberørt. Etter å ha vært tvunget til reduksjon av nivået på ordinære banebidrag de 
senere år kan vi nå støtte denne vitale virksomheten på et bedre nivå. 
 
Under avsnittet om skytebaner pekes det på at miljøpakkens framdrift og støtte til innendørs 
skytebaner er to områder hvor organisasjonen tilkjennegir ønsker/tanker om vesentlig økt 
økonomisk satsing.   
 
Kostnadene for den enkelte aktive utøver er etter manges mening en negativ faktor i 
rekrutteringsarbeidet. Det er for inneværende år allerede truffet tiltak for å bedre dette ved økt 
tilskudd til nedskrivning av ammunisjon. Tiltak i stor skala på dette felt er økonomisk meget 
krevende, men like fullt en vurdering som må gjøres kontinuerlig.   
 
Konklusjon: 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for vedtak 
på Skyttertinget 2006: 
 
Det søkes Forsvarsdepartementet om en bevilgning på kr. 37 600 000,- for år 2008. 
Skytterstyret gis fullmakt til å foreta justeringer på poster når bevilgningen for 2008 fra 
Stortinget er fastsatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



FORSLAGET TIL BUDSJETT FOR 2008 SER SLIK UT 
SAMMENLIGNET MED  
SØKNAD FOR 2007 OG BEVILGNING FORDELT PÅ 
POSTER 2006   
     
     
POST PROSJEKT SØKER FOR SØKT FOR BEVILGET 2006 
    2008 2007 FORDELT PÅ 
        POSTER 

11 Administrasjon           8 400 000          8 200 000               7 980 000  

12 
Landssk.st./Nordisk/NC/NM 
felt/skifelt/skogsløp           2 000 000         2 000 000               2 105 000  

13 Medaljer,diplomer, merker               650 000            650 000                  638 000  
14 Bidrag lag, samlag, kretser           3 500 000         3 500 000               3 399 000  

15 A Bidrag baner           7 700 000         7 500 000               5 485 000  
15 B Spesielle støytiltak           7 000 000         5 000 000               4 100 000  
16 A Utdanning           1 200 000         1 100 000               1 080 000  
16 B Utdanning/ samarbeid HV/matr              300 000            300 000 Inngår i utd. 
17 Rekruttering           1 800 000         1 800 000               1 515 000  

18 A Feltskyting              800 000            800 000                  394 000  
18 B Skogsløp/Skifeltskyting              400 000            400 000                  200 000  
19 Ammunisjonsbidrag           2 500 000          1 800 000               1 650 000  

20 A Markedsføring/ informasjon              750 000            750 000                  990 000  

 20 B 
Driftstilskudd Norsk 
Skyttertidende              600 000             600 000                  548 000 

 21  Nytt økonomisystem, webportal etc                                                  273 000 
  SUM      37 600 000     34 400 000              30 357 000  
 
Merk: Beløp for 2006 er kr 607 000 høyere enn bevilget pga overføringer av ubrukte midler 
fra 2005 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2006 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Sak 22/2006: Tingsak: Søknad om arrangement av LS 2009 og 2010 
I samsvar med vedtatt turnusordning søker Evje og Hornnes skytterlag med støtte fra 
skytterlagene Vennesla, Mykland og Imenes om Landsskytterstevnet 2009. Elverum 
skytterlag søker tilsvarende om arrangement av Landsskytterstevnet i 2010. 
 



Landsskytterstevnet 2009 
Evje og Hornnes har etablert et bredt samarbeid med skytterlagene Vennesla, Mykland og 
Imenes. Dette for å sikre en tilstrekkelig sterk teknisk arrangørstab. Dette synes å være 
tilfredsstillende for arrangementet. 
Evje og Vennesla kommuner gir uttrykk for å ville bidra til et vellykket arrangement, men har 
så langt ikke gitt noen forpliktende uttalelse om hvilke type bidrag kommunene kan garantere 
arrangøren.  
 
I følge søkeren står en samlet bygd med lag og foreninger, kommune, nabokommuner bak 
søknaden om arrangementet. 
 
Skytingenes gjennomføring blir på de samme arenaer som i 1999.   
 
De øvrige krav til arrangøren synes å være dekket tilfredsstillende. 
 
Søknaden vedlegges tingpapirene og refereres ikke videre i detalj. 
 
Administrasjonens drøfting: 
Arrangøren bekrefter at arenaene som ble benyttet i 1999 er intakt og til disposisjon.  
Ved bruk av det elektroniske materiellet vi nå kjenner har Administrasjonen grunn til å tro at 
det ligger godt til rette for en vellykket skyteteknisk gjennomføring av arrangementet i Evje. 
 
Arrangøren må for øvrig forholde seg til den avtale som nå er inngått mellom DFS og 
Forsvaret hva angår Forsvarets støtte til Landsskytterstevnet.  
 
På grunn av at kapasiteten på forlegning er begrenset i distriktet er det nødvendig at 
arrangøren snarest inngår bindende avtaler hva gjelder innkvarteringen av tingrepresentanter, 
Norges Skytterstyre m/gjester og Skytterkontorets ansatte og øvrig personell som støtter 
arrangementet.  
Arrangøren har innhentet støtteerklæringer fra kommune og fylke uten at det er gitt bindende 
tilsagn av økonomisk art. Støtten fra Evje kommune er imidlertid relativt entydig positiv, sist 
behandlet i kommunestyremøte 9.mars 2006 med enstemmig vedtak om støtte til arrangøren. 
 
Landsskytterstevnet 2010 
I samsvar med vedtatt turnusordning og Skyttertingets vedtak om søknad om arrangement av 
LS fire år før arrangementsåret, søker nå Elverum skytterlag om arrangement av LS 2010. 
  
Det beskrives relativt grundig i søknaden hvordan søkeren ser for seg gjennomføringen av LS 
i 2010. Forutsatt at det ikke blir andre føringer/og eller nye rammefaktorer vil 
gjennomføringen bli som i 2000i grove trekk. 
 
Skytterlaget er imidlertid oppmerksomt på eventuell utvikling, særlig i feltskytingene, og har i 
sine planer tatt høyde for flere tenkelige gjennomføringsmodeller.  
 
Søknaden vedlegges tingpapirene og refereres ikke videre i detalj. 
 
 
 
 
 



Administrasjonens drøfting: 
Med den erfaring administrasjonen har fra arrangementene av LS i 1990 og 2000 synes det å 
ligge godt til rette for et nytt LS i 2010 på Elverum. Arrangøren har, så langt det er mulig på 
nåværende tidspunkt, sikret seg disposisjon av de nødvendige baner og arenaer.  
 
Likeså den nødvendige infrastruktur for øvrig. I følge planer i kommune og distriktet kan 
denne del av arrangementet få et vesentlig løft i 2010 idet det satses på utvikling av Elverum 
som arrangementssted for et allsidig spekter av begivenheter. 
 
Støtten fra kommunen er entydig positiv, men også her uten forpliktende økonomisk støtte på 
nåværende tidspunkt. Hedmark fylke kan ikke sees å være kontaktet eller ha uttalt seg i denne 
anledning. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for vedtak 
på Skyttertinget 2006: 
Evje og Hornnes Skytterlag, med støtte av skytterlagene Vennesla, Imenes og Mykland 
tildeles arrangementet av Landsskytterstevnet i 2009. 
 
Elverum skytterlag tildeles arrangementet av Landsskytterstevnet 2010. 
 
Det forutsettes at arrangøren skaffer til veie de nødvendige fasiliteter på hovedarenaen for 
Norges Skytterstyre og Skytterkontoret. Dette gjelder møterom og lokaliteter for salg og 
informasjon – som stilles kostnadsfritt til disposisjon. Arrangøren må videre forholde seg til 
de rammer for støtte som er gitt av Forsvaret.  
Arrangøren plikter, i samarbeid med Skytterkontoret, å framskaffe forlegning for Norges 
Skytterstyre m/gjester, Skytterkontorets ansatte samt øvrige støttespillere for teknisk 
gjennomføring av LS. Innkvartingsbehov beskrives av DFS.  Dessuten sted for avholdelse av 
Skyttertinget og tingmiddag. 
Arrangøren plikter videre å tilby tingrepresentantene og representanter for pressen mulighet 
for å bestille innkvartering. 
Skytterkontoret, i samarbeid med arrangøren, er ansvarlig for resultatservicen under stevnet. 
DFS skaffer speakerteam for speakertjeneste og arenaproduksjon. Arrangøren dekker deler av 
kostnaden med dette (kr 100 000 i 2006) samt innkvartering for speakerteamet. Til støtte for 
speakertjenesten ordner arrangøren med 2-3 personer etter nærmere avtale. 
 
Pris på skytebok fastsettes av Norges Skytterstyre etter søknad fra arrangøren. Det kan ikke 
påregnes økning av pris på denne, i forhold til foregående år, utover normal prisstigning. Det 
samme gjelder campingavgift.   
Rapport og regnskap forelegges Skytterstyret innen et halvt år etter at stevnet er avviklet. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2006 til å fatte følgende vedtak:  
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Sak 23/2006: Tingsak: Endring av rangeringsregler i baneskyting og feltskyting for å 
redusere omskytinger i mesterskap 
Norges Skytterstyre har bedt administrasjonen utrede mulighetene for å endre 
rangeringsreglene på mesterskap med finale til slutt. Styret har gitt føringer om at tierregelen 
skal tas i bruk fra første mesterskapsomgang på baneskyting for alle klasser (maks 350 poeng 
med 10 innertiere). I tillegg ønskes det at tierregelen tas i bruk på samlagsskytinger både på 
100 og 200 meter. Det henvises til vedtak i DFSU, hvor de går inn for et slikt forslag. 



 
Administrasjonens drøfting:  
Feltskyting 
Finfelten har med hell hatt tellende innertreff i finalene. Tallet på omskytinger har gått 
betydelig ned, noe de fleste er fornøyde med. Det er derfor sannsynlig at tallet på omskytinger 
også vil bli vesentlig færre med en tilsvarende regelendring på grovfelt 
 
Tidsbesparelsene totalt sett med denne regelendringen vil nok være minimal. Av erfaring fra 
100 meteren ser vi at det å anvise både treff og innertreff tar betydelig lenger tid enn om man 
bare anviser treff. 
”Bane-spesialistene” vil få en fordel framfor ”felt-spesialistene”, ettersom presisjon nå blir 
mer avgjørende. Dette gjelder spesielt på stevner som Landsskytterstevnet, hvor 
finaleavstandene er kjente. 
 
Konklusjon 
Administrasjonen mener man bør beholde dagens regler i feltskyting. Det er ingen besparelser 
i tid med nye regler, samtidig vil det trolig bli vanskeligere for ”felt-spesialistene” å hevde 
seg. 
 
Baneskyting 
Ved større arrangement på 100 meter skyter stadig flere 350 poeng. Det er derfor ikke uvanlig 
med omskytinger for å kåre medaljevinnere. Dette er tidkrevende og skaper merarbeid for 
arrangørene, samt at det medfører mye venting for media og publikum.  
 
På 200 meter er ikke problemet med omskytinger like stort som på 100 meter. Likevel vil en 
regelendring føre til betydelig færre omskytinger, hvilket også betyr at finaleavviklingen går 
raskere. 
 
For publikum og presse vil en regelendring også være til en stor fordel, i og med at 
avgjørelsen sannsynligvis faller der og da. 
På den annen side vil speaker-jobben bli betydelig mer krevende med nye regler. Ikke nok 
med at speakeren må holde orden på poengsummer. Nå må speakeren også holde orden på 
innerblinker, åttere, sjuere osv. Litt uerfarne speakere på for eksempel et samlagsmesterskap 
vil nok føle at jobben blir betydelig mer komplisert. Dette problemet er likevel noe større på 
200/300 meter enn på 100, ettersom det skytes flere skudd utenfor tieren på 200/300 meter. 
En god del i vår organisasjon synes omskytinger er med på å heve spenningsnivået i 
skyttersporten. For disse vil en regelendring slå negativt ut. Av den grunn vil nok mange også 
ha vanskeligheter med å forstå argumentasjonen for å endre regelverket, spesielt på 200/300 
meter, hvor tidsforbruket normalt ikke er noe problem. 
 
Konklusjon 
Administrasjonen har kommet fram til at en regelendring vil slå positivt ut på 100 meteren. 
Fra før av er det rangering med innertreff på finfelten fra første finaleomgang, og ved å 
innføre dette også på baneskyting vil man i tillegg til raskere stevneavvikling også få et mer 
helhetlig regelverk. Det forutsettes at premieringen på banen fortsatt vil være slik at alle på lik 
poengsum med siste medalje får medalje. 
På 200/300 meter er derimot administrasjonen mot at det skal rangeres ved første 
finaleomgang. For det første er ikke omskytinger på dette holdet noe problem. Vi vil derfor 
beholde den spenningen en evt. omskyting gir. For det andre blir regelverket mer helhetlig om 



vi fortsatt velger å rangere med treff og poeng ved første finaleomgang både på grovfelt og 
bane. 
 
Samlagsskyting 
Samlagsskytingene på 100 meteren blir veldig ofte avgjort etter omskytinger. Brukes 
tierregelen på denne konkurransen, vil vi høyst sannsynlig kunne kåre en vinner uten 
omskyting. På 200 meteren ser vi den samme effekten. Man slipper omskytinger, noe som 
blant annet NRK setter stor pris på. 
 
Erfaringene fra TV sendingen fra Lesja viste at det er veldig vanskelig for speaker å holde 
oversikten over antall sjuere, åttere og innerblinker. Det kan derfor bli litt uoversiktlig for 
både publikum og skyttere hva siste skytter må ha for å gå i tet. Et bedre alternativ for speaker 
og publikum vil trolig være at rangeringen kun skjer på ankermennene/kvinnene. Dette vil 
gjøre det veldig lett å ha oversikten. Ulempen med dette er at ankermannen/kvinnen blir ”mer 
verd” enn de andre skytterne på laget. De lagene som har en ”stjerne-skytter” vil derfor ha en 
fordel sammenlignet med lag som har et jevnt lag. 
 
Konklusjon 
Administrasjonen har kommet fram til at det er hensiktsmessig med rangering av 
samlagsskytingene på 100 meter. Dette fordi det her ofte er et problem med tidkrevende 
omskytinger. I tillegg er det rangering ved poenglikhet både på bane og felt, noe som da gjør 
det naturlig å rangere direkte også i samlagsskytingene. Den mest oversiktlige og beste 
rangeringsmetoden både for skyttere, publikum og speaker synes å være at all rangering skjer 
på lagenes ankermann/kvinne. Er det fortsatt likt, iverksettes omskyting. 
Administrasjonen ser ikke at det er noe stort problem med omskytinger på samlagsskytinger 
på 200/300 meter, og ønsker derfor å beholde dagens regelverk. Når det gjelder 
samlagsskyting på Landsskytterstevnet ser vi derimot at det er behov for tilpasninger til NRK. 
Administrasjonen foreslår derfor at Skytterstyret, i dialog med NRK, gis myndighet til å gjøre 
slike tilpasninger. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2006: 
100 meter: 
Rangeringsreglene på 100 meter endres slik: Ved poenglikhet i mesterskap med finale til slutt 
rangeres resultatene etter rangering av mesterskapsomgangen (10-er-regelen i Skytterbokas 
punkt 10.440). Ved fortsatt likhet foretas omskyting. 
Samlagsskytinger for ungdom og veteran endres slik at 10-er-regelen (Skytterbokas 10.440) 
trer i kraft ved poenglikhet. Ved poenglikhet rangeres lagene etter ankermannen/kvinnens 
resultat. Ved fortsatt likhet foretas omskyting. 
 
200/300 meter: 
Ingen endring, men Skytterstyret gis myndighet til å tilpasse regelverk i dialog med NRK for 
å begrense mulighet for omskyting på samlagsskyting under Landsskytterstevnet. 
 
Grovfelt: 
Ingen endring 
 
 
 
 



Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2006 til å fatte følgende vedtak: 
100 meter:  
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
200/300 meter: 
Rangeringsreglene på 200 meter endres slik: Ved poenglikhet i mesterskap med finale til slutt 
(unntatt Landsskytterstevnet) rangeres resultatene etter rangering av mesterskapsomgangen 
(10-er-regelen i Skytterbokas punkt 10.440). Ved fortsatt likhet foretas omskyting. 
 
I samlagsskyting for senior trer 10-er-regelen (Skytterbokas punkt 10.440) i kraft ved 
poenglikhet. Ved poenglikhet rangeres lagene etter ankermannen/kvinnens resultat. Ved 
fortsatt likhet foretas omskyting. 
Skytterstyret gis myndighet til å tilpasse regelverk i dialog med NRK for å begrense mulighet 
for omskyting på samlagsskyting under Landsskytterstevnet. 
 
Grovfelt: 
Rangering mesterskap felt klasse 1-5 og V55: 
Skytterbokas punkt 10.421 endres til å bli likelydende som Skytterbokas punkt 10.422 
(unntak for Landsskytterstevnet som beholdes som dagens ordlyd i Skytterbokas punkt 
10.421) og får således følgende ordlyd: 
I skytinger med mesterskapsprogram hvor mesterskapsomgangen arrangeres til slutt, gjelder 
følgende rangering for medaljevinnerne: 

1. Først teller antall treff (42-skudden) 
2. Dernest teller antall innertreff i mesterskapsomgangen (maks 12 innertreff). 

Er det fortsatt likhet skal det være omskyting om de tre første plassene. Program for 
omskytingen bestemmes av arrangøren. Ved utdeling av mer enn tre medaljer skal alle som i 
mesterskapet på landsdelskretsstevner og samlagsstevner ha medalje dersom de står likt etter 
punkt 1 og 2 foran.  
 
Sak 24/2006: Tidspunkt for Landsskytterstevnet 2008 
LS 2008 har bedt om at stevnet blir avvikla i uka fra 2. – 9. august. Heimevernet har gitt 
uttrykk sterkt uttrykk for at de også ønsker dette stevnetidspunktet. Siste helgen av stevnet 
kolliderer imidlertid med åpningen av olympiske leker i Beijing, og NRK har gitt uttrykk for 
at de har problemer med å sende fra LS denne uka. De ønsker således at stevnet flyttes til uka 
tidligere. 
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Saken utsettes til neste møte. 
 
Sak 25/2006: Vurdering av grenser for samlag og landsdelskretser 
Norges Skytterstyre sendte høsten 2005 høringssak hvor samlagene ble bedt om å drøfte 
behov for eventuelle endringer i grensene for landsdelskretser og samlag.   
Svarene foreligger nå fra 31 samlag, og disse vil medtas til styremøte.  
 
Administrasjonens drøfting:  
Svarene fra høringen viser at et flertall mener at dagens samlagsgrenser og landsdelskretser 
fungerer tilfredsstillende. Det uttrykkes stor skepsis til at man fra sentralt nivå skal begynne 
en prosess med eventuell sammenslåing av samlag eller å gjøre landsdelskretsene større. 
Administrasjonen er også av den oppfatning at man skal være særdeles forsiktig med å utøve 
press fra sentralt nivå for å gjøre endringer i grensene. Det bør derimot gis støtte for en slik 



prosess der hvor samlagene selv ønsker det og hvor geografiske eller andre hensiktsmessige 
grunner taler for en endring/ sammenslåing. Kun to samlag (Troms og Senja) har svart med 
forslag til at de i sitt område kunne tenke seg en annen geografisk inndeling.    
 
Omtrent halvparten av samlagene svarer i høringen at de mener saken bør sendes over til 
Rådgivende utvalg for en gjennomgang. Samlagene som ønsker dette har imidlertid ikke 
forslag eller ønsker om endringer i sitt område. Administrasjonen mener derfor at det ikke er 
grunnlag for å sende saken over til Rådgivende utvalg, da dette også kan medføre uro lokalt 
for at man på sentralt nivå ønsker å fremtvinge endringer. Dette er ikke noen ”hastesak” for 
organisasjonen, og administrasjonen foreslår på denne bakgrunn å avvente videre initiativ til 
at det eventuelt kommer konkrete forslag om sammenslåinger fra samlag/landsdelskretser.      
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre drøftet høringsbesvarelser fra samlagene angående inndeling og grenser 
for skyttersamlag og landsdelskretser. Med bakgrunn i at flertallet av samlagene ikke ønsker 
noen endring av dagens grenser, avventer Norges Skytterstyre videre behandling av saken til 
det eventuelt kommer konkrete forslag til endringer.  
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Norges Skytterstyre drøftet høringsbesvarelser fra samlagene angående inndeling og grenser 
for skyttersamlag og landsdelskretser. Der det er kommet konkrete ønsker om endringer, gis 
administrasjonen i oppdrag å forfølge disse saker med de involverte samlag for nærmere 
utredning. 
 
Sak 26/2006: Handlingsplan for DFS i perioden 2006-2008 
I sak 13 på Skyttertinget i Sandnes i 2004 ble det vedtatt at Handlingsplan III skulle 
videreføres i to år til 2006. I mellomtiden ble det opprettet et informasjonsutvalg for 
oppfølging av informasjonsstrategien. Informasjonsutvalget avslutter sitt arbeid i møte 30. 
mars. De vil fremstille rapport til Skytterstyrets møte i april.  
 
Det er nødvendig at styret drøfter sitt syn på om det skal opprettes et nytt 
Handlingsplanutvalg, eller om et arbeid eventuelt skal organiseres på en annen måte.    
 
Administrasjonens drøfting: 
Siden 1988 har organisasjonen arbeidet etter Handlingsplaner. Handlingsplan III ble vedtatt i 
1998, og er forlenget to ganger av Skyttertinget. Både Handlingsplan III og de to første var 
omfattende dokumenter som i tillegg til overordnede føringer hadde mange detaljerte 
tiltaksforslag. 
 
Administrasjonen er av den oppfatning at det ikke er hensiktsmessig på det nåværende 
tidspunkt å opprette et nytt Handlingsplanutvalg. Det vil likevel være nødvendig å få 
utarbeidet en kort plan med overordnede føringer og mål for virksomheten i DFS de neste 
årene. Dette for at vi innad i DFS skal være enige om hva vi styrer etter, samt at omverden 
skal bli kjent med de viktigste og prioriterte oppgaver for å nå DFS formålsparagraf i størst 
mulig grad. Administrasjonen mener at Skytterstyret bør gjøre et slikt arbeide.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak på 
Skyttertinget 2006: 
Norges Skytterstyre gis i oppdrag til Skyttertinget 2007 å fremme forslag til ny Handlingsplan 
i DFS. Planen skal gi føringer med prioriterte mål for DFS virksomhet i perioden 2007-2011. 



 
Norges Skytterstyres: 
Norges Skytterstyre vedtar å fremme forslag til ny Handlingsplan for perioden 2006-2008 på 
Skyttertinget 2006. Konkret forslag behandles i neste styremøte.  
 
Sak 27/2006: Gjesteliste for Landsskytterstevnet 2006 
Administrasjonen la fram forslag til gjesteliste for Landsskytterstevnet i Målselv 2006 etter 
gjeldende retningslinjer. 
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtok gjesteliste for LS 2006. Ført i B-protokoll. 
 
Meldingssaker: 

1. Evaluering av Regionalt seminar for Nord-Norge 
2. Invitasjon til landskamper under det danske landsstævne 2006 
3. Møteledere Skyttertinget 2006 
4. Referat fra første møte i samarbeidsutvalget HV-DFS med DFS sine kommentarer 
5. Takkebrev fra Leif N. Bay 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



År 2006 den 23. og 24. april  holdt Norges Skytterstyre møte på Hotell Bristol og 
Skytterskontoret 
 
Til stede: Hans O. Kveli, Alf Tobiassen, Jarle Tvinnereim, Sindre Undseth. Janne K. Dalene, 
Ferdinand Brovold og Olav Aasen 
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
 
Sak 28/2006 Tingsak: Budsjett for private midler 2007  
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2006: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2006 til å vedta følgende budsjett for private midler 
for 2006: 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2006 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas: 
 

BUDSJETTFORSLAG PRIVATE MIDLER 2007 
 NoteBudsjett 2007Budsjett 2006Regnskap 2005
Driftsinntekter     
Salgsvirksomheten 1 21 700 000 21 200 000 22 376 746
Norsk Skyttertidende 2 2 898 000 3 023 000 2 885 434
Salg administrasjonsprogram 3 400 000 360 000 292 269
Landslotteriet  0 2 500 000 0
Andre inntekter  150 000 150 000 189 100
Sum driftsinntekter  25 148 000 27 233 000 25 743 549
     
Driftskostnader     
Salgsvirksomheten 1 21 280 000 20 725 000 21 448 331
Norsk Skyttertidende 2 2 472 000 2 518 000 2 344 651
Administrasjonsprogrammet 3 400 000 360 000 285 195
Landslotteriet  0 1 552 000 0
Øvrig virksomhet 4 555 000 815 000 775 476
Organisasjonsutgifter 5 840 000 830 000 404 809
Sum driftskostnader  25 547 000 26 800 000 25 258 462
     
Driftsresultat  -399 000 433 000 485 087
     
Finansposter     
Finansinntekter  400 000 400 000 346 461
Finanskostnader  1 000 2 000 708
Netto finansposter  399 000 398 000 345 753
     
Resultat   0 831 000 830 840
 
 
 
 
 



Note 1 - Salgsvirksomheten         
          
          
 SUM VÅPEN AMMUNISJON ANNET SALG 

 Forslag 2007 Budsj 2006 Regnsk 2005Forslag 2007 Budsj 2006 Forslag 2007 Budsj 2006 Forslag 2007 Budsj 2006 
Salgsinntekter          
Ordinære salgsinntekter 21 700 000 21 200 000 22 376 746 8 000 000 7 500 000 13 000 000 13 000 000 700 000 700 000 
Sum salgsinntekter 21 700 000 21 200 000 22 376 746 8 000 000 7 500 000 13 000 000 13 000 000 700 000 700 000 
          
Varekostnader 18 800 000 18 430 000 19 233 309 6 800 000 6 375 000 11 500 000 11 505 000 500 000 550 000 
          
Bruttofortjeneste 2 900 000 2 770 000 3 143 437 1 200 000 1 125 000 1 500 000 1 495 000 200 000 150 000 
Bruttofortjeneste i prosent 13,36 13,07 14,05 15,00 15,00 11,54 11,50 28,57 21,43 
          
Lønnskostnader 960 000 930 000 948 529       
          
Annen kostnad          
Fraktkostnader 600 000 580 000 590 631     
Husleiekostnader 255 000 250 000 275 654       
Leie og leasing 45 000 15 000 16 757       
Inventar/kontormaskiner 10 000 10 000 10 829       
Revisjon 45 000 45 000 33 750       
Andre konsulenttjenester 10 000 10 000 12 070      
Kontorrekvisita, trykksaker 50 000 50 000 20 586       
Telefon og porto 75 000 25 000 35 304       
Reise- og oppholdsutgifter 175 000 150 000 60 809       
Markedsføring 220 000 200 000 174 371       
Forsikringer 35 000 30 000 35 732       
Sum annen kostnad 1 480 000 1 365 000 1 266 493       
          
Driftsresultat 420 000 475 000 928 415       
 
 



Note 2 - Norsk Skyttertidende    
Forslag 2007 Budsj 2006 Regnsk 2005 

Driftsinntekter  
Annonseinntekter 550 000 580 000 548 694 
Abonnementsinntekter 1 800 000 1 800 000 1 734 740 
Driftstilskudd 548 000 643 000 602 000 
Sum driftsinntekter 2 898 000 3 023 000 2 885 434 
    
Produksjon-/distribusjonskostnader    
Trykningsutgifter 810 000 800 000 802 375 
Porto- og distribusjon 390 000 450 000 372 523 
Andre produksjonskostnader  30 000  
Sum produksjons-/distribusjonskost 1 200 000 1 280 000 1 174 898 
    
Lønnskostnader 736 000 716 000 691 046 
    
Annen kostnad    
Husleiekostnader 90 000 87 000 84 011 
Kjøp inventar og utstyr 10 000 20 000 4 463 
Revisjonshonorar 11 000 15 000 9 375 
Andre honorarer 20 000 60 000 8 870 
Kontorrekvisita 20 000 20 000 17 265 
Telefon og porto 70 000 35 000 39 386 
Reise- og oppholdsutgifter 290 000 250 000 286 858 
Markedsføring 20 000 30 000 19 928 
Forsikring 5 000 5 000 3 373 
Tap på krav   5 178 
Sum annen kostnad 506 000 522 000 478 707 
    
Driftsresultat 426 000 505 000 540 783 
 
Note 3 - Administrasjonsprogram lag og samlag   

Forslag 2007 Budsj 2006 Regnsk 2005 
Driftsinntekter  
Salgsinntekter 400 000 360 000 292 269 
Sum driftsinntekter 400 000 360 000 292 269 
    
Kostnader lisenser for videresalg 110 000   
    
Lønnskostnader 60 000 60 000 43 855 
    
Annen kostnad    
Inventar og utstyr 25 000 20 000 26 065 
Konsulenthonorarer EDB 120 000 80 000 62 130 
Kontorrekvisita 20 000 45 000 13 302 
Telefon og porto 20 000 90 000 97 043 
Reise- og oppholdsutgifter 30 000 40 000 22 410 
Markedsføring 15 000 25 000 20 390 
Sum annen kostnad 230 000 300 000 241 340 
    
Driftsresultat 0 0 7 074 



Note 4 - Øvrig virksomhet    
Forslag 2007Budsj 2006Regnsk 2005 

    
Lønns- og personalkostnader 240 000 50 000 228 344 
    
Avskrivninger driftsmidler 0 0  
    
Annen kostnad    
Inventar og utstyr 40 000  42 670 
Reise- og oppholdsutg 40 000 50 000 39 158 
Representasjon 150 000 145 000 99 540 
Kontingenter og gaver 75 000 60 000 94 965 
Forsikring 10 000 10 000 6 024 
Vedr NRK-sending Lesja   264 775 
Nytt økonomisys, webportal, webshop  500 000  
Sum annen kostnad 315 000 765 000 547 132 
    
Sum kostnader øvrig virksomhet 555 000 815 000 775 476 
 
 
 
Note 5 - Organisasjonsutgifter      
   
 Landssk.st.Nordisk M. SFU DFSU Infostrategi Sum
Reise/opphold 80 000     80 000
Representasjon 150 000     150 000
Gaver, hedersbev 10 000     10 000
Prosjektmidler DFSU    200 000 400 000 600 000
Prosj.midler info.strategi      0
Sum 240 000 0 0 200 000 400 000 840 000
       
Budsjett 2006 210 000 20 000 200 000 400 000 830 000
       
Regnskap 2005 218 960 653 18 308 166 888 404 809
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 29/2006: Tingsak: Lovendringer i forbindelse med valg av president i DFS 
Skyttertinget 2005 gjorde følgende vedtak: 
Det gjøres prinsippvedtak om at valg av formann til Norges Skytterstyre skal gjøres på fritt 
grunnlag som tillegg til de fem valgte landsdelsrepresentanter. Nødvendige lovendringer blir 
å vedta på Skyttertinget 2006.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for vedtak 
på Skyttertinget 2006: 
Grunnreglenes paragraf 1–8 gis følgende ordlyd: 
Norges Skytterstyre består av 8 medlemmer, hvorav 6 velges av Skyttertinget. 1 er lederen i 
Det frivillige Skyttervesens ungdomsutvalg og 1 blir oppnevnt av Forsvarsdepartementet.  
 
Paragraf  5 –1 endres til følgende ordlyd: 
Norges Skytterstyre består av 8 medlemmer. 
Skyttertinget velger 1 president samt 1 medlem med personlig varamedlem fra hver av de 5 
landsdeler – Nord-Norge, Midt-Norge, Vestlandet, Sørlandet og Østlandet. Ett av 
medlemmene fra de fem landsdeler velges som visepresident. Lederen i Det frivillige 
Skyttervesens ungdomsutvalg er medlem av styret. 1 medlem med varamedlem oppnevnes av 
Forsvarsdepartementet    
 
Øvrige nødvendige endringer som følge av vedtaket blir gjort i Skytterboka 2007/2008. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2006 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Sak 30/2006: Tidsplan for eventuell Superfinale i felt og finalen i Stang-og 
felthurtigskyting ved LS 
Norges Skytterstyre innstiller for Skyttertinget 2006 å innføre en Superfinale i NM felt fom. 
LS 2007. Forutsetningsvis skal denne foregå fra arenaen for Stang- og felthurtigfinaler, og 
tidsmessig i forkant av disse. Dette betyr at tidsplanen for de nevnte finaler må vurderes.  
 
Administrasjonens drøfting: 
Stang- og felthurtigfinalen er nå en godt innarbeidet, og ikke minst populær begivenhet, som 
pågår fra 2 – 2 ½ time og normalt med start kl 1430.  Superfinalen i felt antas å ha en varighet 
på inntil en time, forutsatt at det ikke blir omskytinger. Ved en evt. omskyting vil det fort gå 
med en ekstra halvtime. Dette gir et samlet tidsbehov på 3 – 4 timer til selve 
finalegjennomføringene, men i tillegg er det behov for noe tid til klargjøring og kontroll av 
det elektroniske skivemateriellet, særlig i forkant av Stangfinalen. 
 
Det forventes innen få år en innfasing av elektronisk skivemateriell i feltskytingene på 
Landsskytterstevnet, noe som vil kunne gi betydelig tidsbesparing for de innledende 
feltfinalene. I neste omgang vil dette gi muligheter for framskynding av Superfinalen.   
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak:  
Under forutsetning av at Skyttertinget 2006 innfører Superfinale i NM felt fra 2007, blir 
Super-, Stang- og felthurtigfinalen gjennomført etter følgende tidsplan:   
 
 
 
 



 

Kl. 0700 - 0940 450 skyttere gjennomfører grovfeltfinalen. Forutsetter 50 skyttere i laget og 20 minutter 
mellom lagene 

Kl. 1000 Finale klasse V55 
Kl. 1040 Finale klasse Eldre junior (Med forbehold om utfall i Tingsak) 
Kl. 1120 Samlet omskyting for kvalik til Superfinale, Mesterskap V55 og Eldre junior 
Kl. 1300 Superfinale NM felt med 7 finalister 
Kl. 1500 Stangfinale med 10 – 15 finalister 
Kl. 1600 Felthurtigfinale med 16 finalister 

 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Administrasjonens innstilling vedtas. 
 
Sak 31/2006: Forslag om endring av nedskrivningsreglene på ammunisjon 
I vedtak i sak 72/2004 utvidet Norges Skytterstyre nedskrivningsordningen fra kun å gjelde 
R-ammunisjon til å inkludere også skarp ammunisjon for skyttere tom 20 år. 
 
Sannidal skytterlag foreslår ordningen utvidet til å omfatte skoleungdom også over 20 år. 
 
Administrasjonens drøfting: 
Ved sitt vedtak i 2004 har Norges Skytterstyre vist at DFS’ ledelse er opptatt av at kostnadene 
med forbruk av ammunisjon ikke i for stor grad skal få en negativ påvirkning av interessen for 
aktivitet. Dette er også bakgrunn for at DFS selv omsetter ammunisjon. 
 
Da ordningen ble utvidet var man også opptatt av en ordning som kunne administreres og 
kontrolleres uten for store administrative innsatser. Skytterkontorets kapasitet for slik aktivitet 
er meget begrenset. 
 
Administrasjonen ser klart at for mange skyttere vil den økonomiske situasjon ikke endre seg 
vesentlig i positiv retning de første årene etter at man har passert 20 år. For disse ville en 
ordning som de opplever i perioden tom 20 år selvsagt være positiv. I så måte skulle vi gjerne 
kunne tilby billigere ammunisjon til denne gruppen, for så vidt i prinsippet til alle skyttere. 
 
Administrasjonen er imidlertid av den oppfatning at den foreslåtte utvidelse vil kreve en 
omfattende administrasjon for kontroll med forbruk av midler.  
Bestemmelser om aldersnivå, grad av studieaktivitet, inntekt ved siden av studier mm, er 
eksempler på forhold som må kontrolleres og som vil avkreve stor administrativ innsats. 
 
Dersom det finnes midler til mer nedskrivning, eller man er villig til omprioritering av midler, 
vil administrasjonen heller forsterke nedskrivningen av R- amm slik at det blir en gradvis 
overgang til full pris, og at overgang til ”det riktige” kaliber blir økonomisk lettere.     
   
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
Dagens ordning med nedskrivning av ammunisjon opprettholdes 
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Saken utsettes til budsjettdrøftingene for offentlige midler for 2007.  
 
Sak 32/2006:  Håndtering av krisehendelser i DFS 
Handlingsplan III påpekte behovet for å opprette en ”beredskapsgruppe” for å overvåke 
oppkommende saker i media (Handlingsplanens side 14 stjernepunkt 2). Spesielt var tanken 



knyttet opp mot situasjoner hvor DFS får negativ oppmerksomhet i media og det er nødvendig 
å reagere raskt med en enhetlig informasjon utad.  
 
Saken er aktualisert med vedlagte brev fra Rogaland skyttersamlag, som etterspør plan for hva 
som skal gjøres ved krisesituasjoner i DFS (skyteulykker etc).  
 
Administrasjonens forslag til vedtak: 
Norges Skytterstyre drøftet behovet for en egen krisehåndteringsplan. Administrasjonen ble 
gitt føringer for arbeidet med en slik plan, og saken tas opp til behandling på et senere møte.  
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Norges Skytterstyre drøftet behovet for en egen krisehåndteringsplan. Et utvalg bestående av 
styremedlemmene Jarle Tvinnereim (leder), Ferdinand Brovold og Sindre Undseth, ble gitt i 
oppdrag å utarbeide en krisehåndteringsplan til neste styremøte. 
 
Sak 33/2006:  Anmodning fra DFSU om ny vurdering av satser for kurs og samlinger 
Med bakgrunn i, og som en videreføring av forslag fra DFSU, har Skytterkontorets 
utdanningsavdeling, i samarbeid med Tor Laugen, vurdert samtlige bidrag til samlagene. 
Forslaget tok hensyn til aktivitet, og en forenkling av rapporteringsrutinene. Samlaget må 
legge ved deltakerliste og program, og dermed fjernes kravet til dokumenterte utgifter. Saken 
ble behandlet av Norges Skytterstyre i sak 79/2005, der Styret sa seg enig i prinsippet for 
innrapportering og fordeling av bidrag til samlagene, men justerte ned satsene. 
 
Drøftinger i DFSU: 
DFSU har behandlet saken på nytt, og vil påpeke at samlinger for instruktører/ungdomsledere 
og rekrutteringsskyttere har ulike forutsetninger for deltakelse og aktivitet. Dette må vi ta 
hensyn til i bidragsordningen. DFSU ser for seg følgende fordeling av bidrag til kurs og 
samlinger som dekkes av budsjettpost 17, Rekruttering: 
(endringer i forhold til styrevedtak 79/2005 i kursiv) 
 
Samling for rekrutteringsskyttere: 

• Kr 3000 grunnstøtte, kr 250 pr. deltaker, kr 10 000 pr. samlag pr. år 
Instruktørkurs: 

• Kr 3000 grunnstøtte, kr 500 pr. deltaker, kr 15 000 pr. samlag pr. år 
Ungdomsledersamling: 

• Kr 3000 grunnstøtte, kr 500 pr. deltaker, kr 15 000 pr. samlag pr. år 
 
Rapportering skjer på fastsatt skjema til Skytterkontoret. Deltakerliste og program skal være 
vedlagt rapporten. Kravet til to underskrifter fra samlaget faller bort, da dette blir et 
elektronisk skjema i DFS’ nye Tillitsnett. Her får samlagene sine egne unike passord.  DFSU 
ønsker heller ikke å begrense aktiviteten og bidrag til tre avholdte kurs. Det bør være opp til 
hvert samlag hvilke, og hvor mange, kurs de ønsker å avholde innenfor den økonomiske 
rammen. Minimumskriterier for utbetalig av bidrag vil være varighet på fire klokketimer og 
fem deltakere. Det utbetales bidrag for maksimalt kr 30 000 pr. samlag pr. år. 
 
Administrasjonens vurdering: 
DFSU sin plan for fordeling av midler fra Landslotteriet 2004 var basert på fokus på 
utdanning av ungdomsledere/instruktører, og informasjon ut i skolene. 
 



Administrasjonen er enig i dette og at det bør komme til uttrykk i bidragssatsene for denne 
type samlinger. 
 
Gjennom budsjettforslag for private midler, for 2006, har DFSU anbefalt hvordan midlene 
skal fordeles for budsjettårene 2006-2009 
 
Utgiftene til denne type samlinger har i perioden 2001 – 2005 variert mellom ca kr 50 000 – 
kr 80 000. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Det gjøres med umiddelbar virkning følgende justering av regler og bidragssatser for kurs i 
samlagene: 
(endringer i kursiv) 

 
Instruktørkurs: 

• Kr 3000 grunnstøtte, kr 500 pr. deltaker, kr 15 000 pr. samlag pr. år 
Ungdomsledersamling: 

• Kr 3000 grunnstøtte, kr 500 pr. deltaker, kr 15 000 pr. samlag pr. år 
 

Rapportering skjer på fastsatt skjema til Skytterkontoret. Deltakerliste og program skal være 
vedlagt rapporten. Minimumskriterier for utbetalig av bidrag vil være varighet på fire 
klokketimer og fem deltakere. Maksimalt kr 30.000 pr. samlag pr. år, inklusive støtte til 
samlinger for rekrutteringsskyttere. 
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas.  
 
Sak 34/2006:  Utenlandske statsborgere 
Grunnreglenes § 1-4 fastsetter at ”Norske statsborgere som vil støtte landets forsvar og som 
respekterer gjeldende lover og bestemmelser, kan være medlemmer av et tilsluttet skytterlag”. 
  
Utenom den konkrete henvendelsen nevnt i referansen har DFS ved gjentatte anledninger fått 
tilsvarende henvendelser i flere tiår. Henvendelser av en litt annen karakter er barn av 
utenlandske statsborgere som har blitt utelukket fra aktivitet på skoler, organisert av 
skytterlag. I samråd med FD har DFS stått fast på ovennevnte grunnregel. 
 
Kjerneargumentet som har framkommet i tidligere vurderinger er at DFS som en 
støtteorganisasjon for Forsvaret ikke kan utdanne personer som man kan risikere står i et 
motsetningsforhold til det norske forsvar i en tenkt konflikt, nasjonalt eller internasjonalt. 
 
Administrasjonens innstilling: 
Saken framlegges for diskusjon i Norges Skytterstyre. 
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Saken utsettes. 
 
 
 
 



Sak 35/2006:  Avslutning av Informasjonsutvalget 
Vedlagt følger rapport fra Informasjonsutvalget. Sammen med rapporten følger også en 
analyse som utvalget brukte som arbeidsmal, hvor DFS` sterke og svake sider med hensyn til 
informasjonsarbeid ble gjennomgått.  
 
Administrasjonens forslag til vedtak: 
Norges Skytterstyre drøftet rapport framlagt av Informasjonsutvalget. Rapporten tas til 
etterretning og styret vil følge opp tiltak som utvalget anbefaler i rapporten. 
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Norges Skytterstyre drøftet rapport framlagt av Informasjonsutvalget. Rapporten tas til 
etterretning og styret vil prioritere oppfølging av følgende tiltak: 

1. Informasjon mot fylker og kommuner 
2. HV-representasjon i samlagsstyrer 
3. Oppfølging av kurs for pressekontakter 

 
Sak 36/2006:  Tildeling av hedersbevisninger 
Norges Skytterstyre vedtok tildeling av hedersbevisninger. Ført i B-protokoll. 
 
Sak 37/2006:  Endringer i Skytterboka pkt 13.300 flg - bidrag til skytebaner 
Hensyn til skytebanesikkerhet, samarbeidet med Heimevernet, innarbeiding av endring som 
følge av vedtak i Skytterstyret samt retting av henvisningsfeil, tilsier en viss supplering og 
endring i Skytterstyrets gjeldende bestemmelser (Skytterboka pkt 13.300 flg). 
 
Administrasjonens drøfting: 
Sikkerhet 
Skytterstyret har gitt klare signaler om økt fokus på den sikkerhetsmessige standarden ved 
skytebanene, noe som etter administrasjonens inntrykk også har fått alminnelig tilslutning 
blant tillitsvalgte og aktive. Skytterlagene er i rundskrivs form varslet om at det kan bli aktuelt 
å øremerke eksisterende bidragsordninger til nødvendige sikkerhetsmessige utbedringer, jfr 
også anleggssjefens notat av 11.10.05, som Skytterstyret er gjort kjent med. Temaet er tatt 
opp på kurs for samlagenes skytebanekontakter, og det er mottatt innspill fra disse i tråd med 
de endringene som nå foreslås. Sammenfatningsvis ser administrasjonen behov for å knytte 
krav om faktisk sikkerhetsmessig forsvarlig standard til vilkår for bidrag fra DFS. 
 
Generell prioritering av baner som benyttes av Heimevernet 
At skytterlagsbaner som benyttes av Heimevernet skal ha generell prioritet i spørsmål 
vedrørende bidrag og bistand fra DFS, er det også full enighet om. Det kan synes noe usikkert 
hvilken praktisk betydning en prinsipiell understreking av dette i bestemmelsene vil ha, men 
etter administrasjonens syn bør ikke signaleffekten eller den faktiske betydningen ses bort fra.  
 
Innarbeiding av endring i henhold til Skytterstyrevedtak 
Skytterstyret vedtok i sak 6/2006 endring i Skytterboka pkt 13.372 g) (som i henhold til 
administrasjonens endringsforslag nå blir pkt h), angående krav til minstetid for bruksrett ved 
hovedreparasjon eller ombygging. Denne endringen er innarbeidet i det forslag som nå 
framlegges. 
 
Retting av henvisningsfeil 
I gjeldende utgave av Skytterboka har det oppstått en henvisningsfeil. I pkt 13.500 om 
delegering skal henvisningen gjelde pkt 13.400, ikke 13.390 slik det står.  



Norges Skytterstyres vedtak: 
Endringer i punkt 13.300 ble vedtatt i samsvar med administrasjonens forslag. Kunngjøring 
skjer ved rundskriv til skytterlag og samlag, og ved publisering i Norsk Skyttertidende. 
 
Sak 38/2006:  Valg av møteledere til Skyttertinget 
Norges Skytterstyre oppnevner Inge Hoff og Henning Ivarrud som møteledere ved 
Skyttertinget i Målselv 28. og 29. juli 2006. 
Betingelser som vedtatt i sak 26/2005. 
 
Sak 39/2006:  Skyttertingets sammensetning 
Administrasjonen og Norges Skytterstyre har over tid registrert uformelle 
innspill/henvendelser og samtaler vedrørende Skyttertingets sammensetning. Herunder 
oppfatninger om at det ikke kan ansees fullt ut riktig rent demokratisk at meget små samlag 
skal ha samme innflytelse på organisasjonens politikk som de store med langt flere lag og 
skyttere. 
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Norges Skytterstyre drøftet innspill vedrørende Skyttertingets sammensetning og vedtok å 
sende saken til Rådgivende utvalg for uttalelse. På bakgrunn av diskusjonen fremmer 
administrasjonen forslag til mandat for Rådgivende utvalg til neste møte i Norges 
Skytterstyre. 
 
Sak 40/2006:  Sakslisten for Skyttertinget 
Sakslisten til Skyttertinget 2006 ble gjennomgått og følgende saker skal behandles: 

1. Skyttertingets konstituering 
2. Norges Skytterstyres årsmelding 2005 
3. Årsregnskap for 2005 med årsberetning 
4. Søknader om tildeling av LS 2009 og 2010 
5. Forslag om nedleggelse av skifelt og skogsløp 
6. Handlingsplan for DFS i perioden 2006 – 2008 
7. Lovendringer i forbindelse med valg av president i DFS 
8. Konkurranseprogrammene i baneskyting for alle klasser 
9. Forslag om regelendringer i klasse Aspirant 
10. Endring av rangeringsreglene 
11. Forslag om egen superfinale i NM felt på LS 
12. Forslag om Stang-og felthurtigskyting som obligatoriske øvelser ved mesterskap i 

DFS utenom LS 
13. Budsjettsøknad for offentlige midler 2008 
14. Budsjett for private midler 2007 
15. Valg  

 
Sak 41/2006:  Forslag om endring av mesterskapsprogrammet på 15m 
Storfjord skytterlag foreslår at mesterskap på 15 meter skal ha finale tilslutt. Finalen skytes i 
alle klasser. Programmet for finaleavviklingen skal være enkeltskudd i klassens høyeste 
skytestilling. Det skal anvises mellom hvert skudd. 
 
Administrasjonens drøfting: 
Ved å ha mesterskapsfinaler på 15 meter vil vi få økt fokus på innendørs aktiviteter i vår 
organisasjon. Denne skytingen foregår først og fremst i perioden høst/vinter, samme periode 
som feltskytingen. Økt fokus på 15m vil trolig gå på bekostning av deltagelsen på felt. Dette 



er ingen heldig utvikling, ettersom feltskyting er veldig praktisk rettet, og dermed viktig i 
forhold til DFS` grunnregel § 1-1. 
På den annen side er innendørs skyting DFS` største rekrutteringsarena. Av den grunn bør den 
muligens vies mer oppmerksomhet. Finaleskyting vil være både presse-og publikumsvennlig, 
samtidig som det gjøres mer stas på vinneren. 
 
Dersom man skal innføre mesterskapsfinaler på 15m innendørsskyting, vil det være naturlig 
at man også tar opp til diskusjon om DFS skal legge til rette for at det kan arrangeres offisielle 
landsdelskretsstevner og norgesmesterskap i denne grenen. Dagens regelverk tillater kun 
mesterskap opp til og med samlagsstevne. 
 
I mange samlag er det store avstander. Kapasiteten på de fleste innendørs banene er så liten at 
15 meterstevner går over mange dager. Det kan derfor være urimelig at mange blir tvunget til 
å bruke to dager på samme stevne. 
Dårlig kapasitet gjør også at finaleavviklingen kan bli ganske tidkrevende når den skal 
gjennomføres i alle klasser. Dette spesielt hvis det legges opp til enkeltskudds skyting. 
 
Administrasjonen konkluderer med at dagens regelverk bør opprettholdes, først og fremst 
fordi vi ønsker at organisasjonens hovedfokus skal være på bane- og feltskyting.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Dagens regelverk angående 15m innendørs skyting opprettholdes. 
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas  
 
Sak 42/2006:  Søknad/forslag om endring av regelverket vedr. miragebånd 
Edvin Aamot søker Norges Skytterstyre om endring av reglene for miragebånd, ved at 
maksimal tillatt bredde økes fra 40 til 60 mm. 
 
Søknaden begrunnes med: 

- NSF og ISSF (International Shooting Sport Federation) benytter denne bredden. 
- I våre søsterorganisasjoner benytter DDS internasjonale regler for miragebånd, mens 

FSR ikke har regler for dette. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar å endre tillatt bredde på miragebånd fra 40 til 60 mm.  Endringen 
trer i kraft fra 1. januar 2007. 
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Sak 43/2006:  Tingsak: Handlingsplan for DFS for perioden 2006 - 2008 
Handlingsplan III ble i Skyttertingsvedtak i 2004 videreført i 2 år til 2006.  
 
Norges Skytterstyres drøfting: 
Det er Norges Skytterstyres vurdering at det nå, på grunnlag av Handlingsplan III, bør vedtas 
en aktivitetsplan på Skyttertinget 2006.  
 



Norges Skytterstyre har derfor i sine drøftinger besluttet selv å legge fram en aktivitetsplan, 
denne gang for en noe kortere periode enn hva som har vært tradisjonen tidligere. Planen er 
også gitt en noe mer konkret utforming og en tydelig beskrivelse av oppgaver og ansvar for å 
få disse gjennomført.  
 
Norges Skytterstyres innstilling: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2006 til å vedta følgende aktivitetsplan for DFS i 
perioden 2006 – 2008: 
 
På grunnlag av Handlingsplan III vedtas følgende konkrete aktivitetsplan for perioden 2006 – 
2008: 

I. Hvem er vi: 
a. en frivillig organisasjon opprettet av Stortinget. 
b. en folkebevegelse 
c. en aktiv støttespiller for det norske forsvaret, spesielt Heimevernet. 
d. en masseidrettsbevegelse, men med plass for toppidrettsutøvere. 
e. en utdanningsinstitusjon 

1. for norsk ungdom 
2. for Forsvaret 
3. for landets storviltjegere 

f. en organisasjon basert på ”fair play” og høye etiske mål. 
 

II. Hvilke aktiviteter skal vi drive med: 
a. Bane- og feltskyting med grovkalibret våpen. 
b. 15-m innendørsskyting med finkaliber 
c. skogsløp med skyting, skifeltskyting 
 

III. Mål for perioden: 
a. opprettholde samme nivå på antall 30-skudd skyttere som i 2005. 
b. øke antall klasseførte skyttere med minst 2%. 
c. øke antall rekrutt- og juniorskyttere med minst 8%. 
d. 6000 påmeldte skyttere til LS i Steinkjer 2007, og 5000 påmeldte til LS i Førde 

2008. 
Føringer for å oppnå resultat følger av Handlingsplan III og Håndbok for 
skytterlag 
 

IV. Prioriterte oppgaver i perioden: 
a. Baner/anlegg 

1. bygge nye anlegg der anlegg mangler eller må flytte. 
2. alle baner skal ved periodens utløp tilfredsstille alle sikkerhetskrav. 
3. vedlikehold av elektroniske baner 
 
Ansvarlig:  Skytterkontoret, Skytterstyret, samlagenes skytebane-

kontakter og de enkelte skytterlag 
 

b. Samarbeid med Forsvaret 
1. fullføre forhandlingene om ny avtale med Forsvaret etter 2010. 
2. forbedre eksisterende avtale med HV. 
3. førstegangstjenesten for aktive skyttere på Værnes skal i perioden ha 

blitt en suksess både for DFS og HV. 



4. etablering av kontakt mellom hvert enkelt skytterlag og lokal HV-
ledelse for klargjøring av samarbeidsprosjekter. 

 
Ansvarlig: Skytterkontoret, Skytterstyret, det enkelte skytterlag med 
   bistand fra samlaget. 

 
c. Kontakt med politiske myndigheter: 

1. det skal i perioden holdes minst ett møte med sentrale politikere, 
myndigheter, med fylkeskommunal og kommunal ledelse. 

 
Ansvarlig: Skytterstyret (sentral politisk ledelse) 
   Samlagene (fylkeskommunalt) 
   Skytterlagene (kommunene) 
 

d. Organisasjonsspørsmål: 
1. det skal i perioden igangsettes en prosess for avklaring om eventuelt 

endring i Skyttertingets sammensetning 
2. forslag til regelendring skal fremmes for bedre avklaring av 

funksjonsfordelingen mellom 
Skytterting/Skytterstyre/Administrasjon. 

 
Ansvarlig: Skytterkontoret, Skytterstyret 
 

e. Utdanning: 
1. DFS sin utdanning skal i perioden opprettholdes i samme omfang og 

kvalitet som i de siste år. 
 
Ansvarlig: Skytterkontoret, Skytterstyret 
 

f. Skogsløp med skyting: 
1. det skal i perioden vurderes og eventuelt fremmes forslag til 

fremtidig konkurranseprogram i øvelsen Skogsløp med skyting 
 
Ansvarlig: Skytterkontoret, Skytterstyret, Skifeltutvalget 
 

g. Ammunisjon, våpen, deler etc. 
1. det skal i perioden avklares spørsmålet om bruk av kal. 5.56. 
2. det skal i perioden prøves alle åpne veier for å få omsatt ammunisjon 

med god nok kvalitet til så billig pris som mulig. 
3. det skal i perioden opparbeides nødvendig lager av våpen, og deler til 

dette, slik at skytterne alltid oppnår straks leveranse. 
 
Ansvarlig: Skytterkontoret, Skytterstyret 
 

h. Elektronikk i feltskytingen på Landsskytterstevnet 
1. i samarbeid med Forsvaret skal det i perioden arbeides med utvikling 

av elektronisk målmateriell for feltskyting 
 

Ansvarlig: Skytterkontoret, Skytterstyret 
 



V. Ressursstyring 
a. Opprettholde og videreutvikle støtte til organisasjonsledd som bidrar til 

aktivitetsøkning og måloppnåelse. Ref pkt III. 
 

Ansvarlig: Skytterstyret  
 

Sak 44/2006:  Tingsak: Norges Skytterstyres årsmelding for 2005 
Norges Skytterstyre har i 2005 bestått av: President Hans O. Kveli, Trondheim. Visepresident 
Alf Tobiassen, Bodø. Styremedlemmer: Sindre Undseth, Rendalen. Jarle Tvinnereim, 
Hornindal. Olav K. Vaaje, Vegårshei tom. Landsskytterstevnets slutt 2005. Janne K. Dalene, 
Birkenes fom. Landsskytterstevnets slutt 2005. Henning Westerås, Tromsø tom. 
Landsskytterstevnets slutt 2005. Olav Aasen, Torjulvågen fom. Landsskytterstevnets slutt 
2005 og GIHV Bernt I. F. Brovold, Forsvarets representant. 
 
Skyttertinget 
Norges Skytterstyre holdt ordinært Skytterting på Norlandia Dovrefjell Hotell på Dombås 
fredag 20. og lørdag 30. juli 2005. 
 
Valg  
Hans O. Kveli fra Trondheim ble gjenvalgt som formann i Det frivillige Skyttervesen. 
Skyttertinget vedtok å endre tittelen Formann til President. Alf Tobiassen ble gjenvalgt som 
nestformann, som nå får tittelen visepresident. Samlagsformenn og skytterlagsformenn endrer 
fra 1/1-2006 tittel til samlagsleder og skytterlagsleder.  
Janne Kornbrekke Dalene fra Birkenes i Agder ble historisk da hun ble valgt som første 
kvinnelige medlem av Norges Skytterstyre. Hun ble valgt til vervet fra Sørlandskretsen etter 
at Olav K. Vaaje fra Vegårshei trakk seg etter 12 år i Norges Skytterstyre. Olav Aasen fra 
Torjulvågen i Nordmør ble valgt til ny leder i Det frivillige Skyttervesens ungdomsutvalg, 
etter at Henning Westerås fra Tromsø trakk seg som formann etter 12 år som leder. Stein 
Østbøll ble valgt som ny nestleder i DFSU.  
 
Sammenslutning av skyttersamlagene Grenland og Aust-Telemark  
Skyttersamlagene Grenland og Aust-Telemark slås sammen til ett skyttersamlag med virkning 
fra 1. januar i 2006. De to samlagene gis fullmakt til å fastsette navn på det nye samlaget.  
 
Forslag om nytt NM i feltskyting  
Romsdal og Ringerike skyttersamlag hadde overfor Skyttertinget 2005 fremmet forslag om 
nytt NM i feltskyting i april måned. Forslaget fikk 25 stemmer, mens dagens ordning med 
avvikling av NM felt på Landsskytterstevnet fikk 32 stemmer. NM felt beholdes således som 
nåværende ordning.  
 
Deltakelse i AG-3 for skyttere i klasse 1-5 og V55  
Fra og med 2006 gis skyttere i klasse 1-5 og klasse V55 anledning til å delta både i sin 
ordinære klasse og i klasse AG-3 i alle øvelser, såframt ikke spesielle arrangementsmessige 
forhold forhindrer dette. Skyttere kan eksempelvis delta med AG-3 i enkeltøvelser, men da 
kun i klasse AG-3. Når det skytes Stang og/eller felthurtig, og dette gjelder som kvalifisering 
til finaler, deltar skytteren i finalen med det våpenet som har gitt det beste 
kvalifiseringsresultatet. I klasse AG-3 kan skytteren kun benytte militært feltantrekk som 
skyteantrekk, og uniformen kan ikke ha noen modifikasjoner. Albuebeskyttere og skytebriller 
er tillatt, mens spesiell skytebekledning under uniformen ikke er tillatt. Våpenet skal være 
AG-3 uten modifikasjoner, dog er original kolbeforlenger og innskyvbar kolbe tillatt. 



Ammunisjon som benyttes i trening og konkurranser skal være godkjent av Forsvaret for bruk 
i AG3.  
 
Endring av søknadsfrist for arrangement av Landsskytterstevnet  
Fra og med 2006 må søknad om avholdelse av Landsskytterstevnet skje 4 år før stevnet 
avholdes. Skyttertinget 2006 skal således bestemme arrangør av Landsskytterstevnet i 2009 
og 2010.  
 
Skyttertingsmiddagen 
Rundt 200 gjester deltok i tingmiddagen i festsalen på Dovrefjell Hotell på Dombås. 
 
2 personer ble under Skyttertingsmiddagen hedret med DFS’ høyeste utmerkelse – 
fortjenstmedaljen: Samlagsformann Karl Einar Westerås, Troms skyttersamlag og  
Odd Melhus, landsdelskretsformann i Mørekretsen. 
 
DFS’ hederstegn ble tildelt Sindre Undseth, formann i Østerdal skyttersamlag og medlem i 
Norges Skytterstyre, Kjell-Ove Orderud Skare, stevnepresident, Guttorm Bentdal, leder i 
hovedkomiteen for LS 05, Egil Sotnakk, formann i Romsdal skyttersamlag, og Odd Dalum, 
formann i Lesja skytterlag.   
 
 
Landsskytterstevnet 
Landsskytterstevnet 2005 gikk av stabelen på Vidflotten skytebane, med Lesja skytterlag som 
teknisk arrangør av et meget godt arrangement. 5 739 var påmeldt og 5220 møtte. Dette ga et 
frafall på 9 %. 
 
For første gang på Landsskytterstevnet ble det montert kameraskinne foran standplass. Dette 
var en følge av NRK’s storsatsing med direktesending hele onsdag mens klasse 5 var i ilden. 
NRK overførte til sammen 11.5 timer fra stevnet, fordelt over fire dager. Fortsatt gode seertall 
gjør at NRK stadig vil satse mer på TV-sendingene fra Landsskytterstevnet, og årets 
nykommer ”Veien til Kongelaget” ble en suksess. 
 
Storskjermen bidro nok en gang til en fantastisk stemning på arenaen, og det samme må man 
kunne si om speakerteamet til Kjell Erik Kristiansen, som gjorde en veldig god jobb med 
arenaproduksjonen.  
 
Jan Håkon Jørgensen fra Oslo Østre skytterlag ble Skytterkonge i 2005.  Med 100 poeng i 
finalen og 246 fra innledende skyting var det ingen som tuktet 28 åringen. 6 skyttere måtte 
skyte om for å avgjøre prinsetittelen, og Tor Arnfinn Homme fra Iveland viste seg her som 
den sterkeste. Bjørn Tonny Stalsberg fra Holmestrand og omegn ble nr. 3. Kari Sofie Brøndbo 
(19) fra Høylandet ble Skytterprinsesse med 344 poeng.  
 
Første års senior, Jan Ole Skotterud fra Rælingen, satte med sine 42 treff alle sine 
konkurrenter på plass og ble Norgesmester i feltskyting. Han måtte imidlertid først ut i 
omskyting med Sigbjørn Lunner fra Høland og Bjørkelangen og Per Kristian Ås fra Lunde, 
som ble henholdsvis nr. 2 og 3. 
 
Landsskytterstevnet ble støttet av Fellesoperativt hovedkvarter (FOHK), Opplandske 
Heimevernsdistrikt 05, Forsvarets Logistikkorganisasjon/materiell (FLO/M) med FLO/RTV 
(Romerike tekniske verksted) og FLO/IKT (informasjons- og kommunikasjonsteknologi) 



samt Østerdal Garnison. De militære avdelingene gjorde en utmerket jobb med planlegging 
og gjennomføring av sin støtte til LS. 
 
Nordisk mesterskap og Nordisk ungdomsmesterskap i bane-, felt- og felthurtigskyting  
Mesterskapet gikk denne gangen med utgangspunkt fra Vordingborg i Danmark i tiden 1.- 4. 
september. Følgende deltok på det norske seniorlaget: 
Jørgen Andersen/Hommelvik, Vebjørn Berg/Blaker, Knut Bråthen/Kongsberg, Ola Tore 
Dokken/Nordre Land, Tor-Erik Fossli/Målselv, Sverre Frøshaug/Løiten, Tor Harald 
Lund/Søgne, Roger Ottosen/Nordre Land, Steinar Rudseter/Blaker, Arild Røyseth/Åsane og 
Hordvik, Pål Øyvind Ørmen/Råde, Tore Veie/Rissa, Ann Kristin Årskog Vikhagen/Jondalen, 
Hans Kristian Wear/Styrvoll, John Olav Ågotnes/Fana.  
På ungdomslaget deltok disse skytterne: Kari Sofie Brøndbo/Høylandet, Kim André 
Korsmo/Bodø Østre, Jan-Ole Skotterud/Rælingen, Kristina Vestveit/Asker, Vidar 
Vorland/Bømlo. 
 
Årets konkurranse var ny i den forstand at Nordisk mesterskap og Nordisk 
ungdomsmesterskap ble samlokalisert til ett felles arrangement. Foran årets konkurranse ble 
det foretatt en liten reduksjon i antall deltakere. Fra hver nasjon deltok 15 seniorer mot 17 
tidligere, mens antall ungdommer ble redusert fra 6 til 5. I tillegg ble skyteprogrammene for 
ungdomsklassen justert noe for å få en tilpassing til seniorenes konkurranser. 
 
Prestasjonsmessig ble mesterskapet meget vellykket for våre skyttere. Norge vant samtlige 5 
lagkonkurranser, og fikk i tillegg med seg hele 11 av 15 individuelle medaljer, hvorav to i 
gull. Vi var nok en gang helt suverene i baneskytingen, og i likhet med forrige år ble det sju 
dobbelt i seniorklassen. Denne gangen gikk seieren til Hans Kristian Wear, mens Arild 
Røyseth og Vebjørn Berg kom på de neste plassene. Blant ungdommene utklasset Kristina 
Vestveit konkurrentene, og vant hele 10 poeng foran Kari Sofie Brønbo, som igjen var 3 
poeng foran Vidar Vorland. 
 
I de individuelle feltøvelsene hadde vi ikke marginene helt på vår side, og det ble i stedet seier 
til Sverige i alle disipliner. Vebjørn Berg var svært nærme i feltskytingen, men måtte til slutt 
gi tapt om seieren i en spennende omskyting. I omskyting om tredje plassen seiret Tor Harald 
Lund over Roger Ottosen. Blant ungdommene sikret Jan-Ole Skotterud seg sølvmedalje, 
mens bronsen gikk til Kim André Korsmo.  
I felthurtig ble det én medalje til oss ved Tore Veie, som ble nr. 2 i denne disiplinen.  
 
Norgescup i baneskyting 
Norgescupen 2005 ble gjennomført etter de retningslinjer som ble vedtatt i  2000. Det ble som 
før, arrangert 9 stevner fordelt på 3 helger. 
  
1.runde ble arrangert i Sørlandskretsen, med skytterlagene Øvrebø, Kristiansand og Imenes 
som arrangører. Det ble også i år problemer med å finne arrangører i Sørlandskretsen pga. at 
skytebanen til Evje & Hornnes ikke ble skyteklar på grunn av sikkerhet. Her retter vi en takk 
for positiv og rask reaksjon fra Øvrebø skytterlag som tok over arrangementet på svært kort 
varsel. 
 
2. runde ble arrangert i forbindelse med Landsskytterstevnet med skytterlagene Tynset, 
Tolgen og Alvdal i Nord Østerdal som arrangører. Disse arrangørene fortjener ros for sitt 
arbeid for å markedsføre Norgescupen. De fikk laget en egen NC avis som ble distribuert i 
hele Nord-Østerdal.  



 
3. og avsluttende runde ble arrangert på Vestlandet med Åsane/Hordvik, Os og Fana som 
arrangører. På sistnevntes anlegg var forholdene lagt til rette for en verdig avslutning av årets 
cup. 
 
At vi har mange gode skyttere i DFS, har det vel aldri vært tvil om. I 2004 hadde vi 9 
forskjellige vinnere på de 9 stevnene, i 2005 hadde vi 8 forskjellige vinnere. Etter at alle 
stevner var gjennomført, ble Espen Berg-Knutsen fra Nordstrand kåret som vinner av 
Norgescupen 2005. Tor Harald Lund fra Søgne fikk sølvmedalje, mens bronsemedaljen gikk 
til John Olav Ågotnes fra Fana. 
 
Norgescupkomiteen har også i 2005 bestått av Klas Erik Lindstad (formann), Tor Isak Laugen 
som DFS` representanter, mens Liv Sollesnes fra Jondal skytterlag har vært skytternes 
representant i komiteen. 
 
Regnskap/økonomi 
Det frivillige Skyttervesen ble i 2005 bevilget et tilskudd på kr 29.730.000.  Det ordinære 
tilskuddet var på kr 24.730.000, og det ble bevilget kr 5.000.000 i såkalte miljøpakkemidler.  
Det ordinære tilskuddet samt miljøpakkemidlene ble gitt etter søknad fra Skyttertinget 2003.  
Norges Skytterstyre har brukt fullmakten gitt av Skyttertinget 2003 om justering på 
underposter. 
 
Tilskuddet regnskapsføres etter retningslinjer gitt av Forsvarsdepartementet og revideres av 
Nitschke AS. 
 
Salgsvirksomheten  
Salgsavdelingen i Det frivillige Skyttervesen har i 2005 arbeidet med de samme 
varegruppene, etter samme prinsipp og med samme bemanning som tidligere år. 
 
Avdelingens omsetningstall for 2005 viser at salgsinntektene er på kr 22 376 743. 
Dette er kr 123 254.- lavere enn budsjett, og kr 132 287 lavere enn i 2004. 
Salgsnedgangen skyldes i hovedsak svikt i ammunisjonssalget. Salgsavdelingen hadde 
imidlertid et positivt driftsresultat på kr 928 415.  
 
Ammunisjonssalget   
Omsetningen av ammunisjon har i 2005 hatt en nedgang på kr 834 324 i forhold til salget i 
2004. Salgssvikten ligger på produktene fra Nammo. Salgsinntektene på ammunisjon for 
2005 ble kr 11 831183. Dette er kr 2 418 817 lavere enn budsjett på kr 14 250 000. 
 
Salget av kaliber .22 ammunisjon er fortsatt svært bra. Der er omsatt 3 787 050 enheter.  
 
Salget av treningspatroner for jegere, som har egen DFS merking, er godt i gang. Salget viser 
omsetning på 201 250 enheter. Ammunisjonen er av bra kvalitet og vi venter oss en 
omsetningsøkning på denne produktgruppen. 
 
Våpensalget 
Våpensalget har i 2005 vært svært godt, identisk med salget i 2004. DFS solgte i 2005 
SAUER-produkter for kr 9 724 196, mot kr. 9 082 549 i 2004. Budsjettet for 2005 lød på  
7 500 000. 



 
J P SAUER & SOHN har i 2005 vært en stabil og god leverandør av vårt våpen. 
De har bestrebet seg etter beste evne på å levere oss våpen selv om vårt salg er langt større 
enn prognosene. Dette ga oss en del leveringsproblemer av våpen på slutten av året. Disse 
problemene vil vi ta høyde for i 2006.Salget av SAUER 200 STR viser at aktiviteten i 
organisasjonen fortsatt er god. Spesielt salget av våpen med juniorskjefter er stadig 
stigende(se tabell). Oversikten viser sammenlignet salg 2000 – 2005 
 
Type/kal 2000 2001 2002 2003 2004 2005 
Kompl. våpen i kal. 6,5 475 397 420 445 397 363 
Kompl. våpen i kal. 6,5 Jun. 9 56 74 80 109 138 
Kompl. våpen i kal. 7,62 9 16 7 4 14 7 
Kompl. våpen i kal. 22 82 71 72 102 82 104 
Kompl. våpen i kal. 22, Jun 2 6 17 30 29 54 
Sum kompl. Våpen 577 546 590 661 631 666 
Ombyggingssett 302 324 309 402 418 353 
Kompletteringssett 32 37 38 57 35 58 
Kompletteringssett, Jun   2 7 9 16 
Irisblender  123 130 113 138 153 
Magasin 869 871 1016 1155 1194 1022 

 
Annet salg 
Denne gruppen innebærer stevnemateriell inkl. skyteskiver for 15 meter, profileringsartikler, 
medlemskort og administrasjonsprogram. Gruppen har hatt en omsetning på kr 821 367. Dette 
er en økning på kr. 60 390 fra 2004 og også kr 71 367 over budsjettert salg. Salget fra denne 
gruppen vil vi bruke enda mer ressurser på i fremtiden da dette i hovedsak er produkter som 
profilerer vår organisasjon. Salgsavdelingen hadde ikke andre arrangementsbesøk enn LS på 
Lesja i 2005.   
 
IT-arbeidet 
Ved utgangen av 2005 var det drøyt 500 skytterlag som hadde kjøpt 
administrasjonsprogrammet. Det har vært avholdt 7 kurs i DFS’ regi. Trolig også noen kurs 
uten støtte fra DFS. Ca. 400 skytterlag hadde ved utgangen av 2005 kjøpt e-post adresse 
gjennom DFS sitt e-post system. I tillegg kommer samlagene. Ca. 70 lag/samlag har kjøpt 
hjemmesider gjennom løsningen til DFS. 
 
Under årets LS ble det registrert over 10 millioner treff på www.dfs.no. 
  
Nytt økonomisystem, web-portal og web shop ble også vedtatt kjøpt inn. Arbeidet med disse 
systemene ble påbegynt høsten 2005. Økonomisystemet var oppe rett før jul. Web-shop og 
web-portal vil først bli tatt i bruk våren 2006. 
 
Samarbeidet med Forsvaret 
Samarbeidet mellom DFS og Forsvaret har også i 2005 vært meget godt. Landsskytterstevnet 
ble støttet av Fellesoperativt hovedkvarter (FOHK), Opplandske Heimevernsdistrikt 05, 
FLO/M med FLO/RTV og FLO/IKT og Østerdal Garnison. De militære avdelingene gjorde 
en utmerket jobb med planlegging og gjennomføring av sin støtte til LS. 
 
De elektroniske skivene som ble introdusert ved LS 2001 fungerte godt. 
 



Forsvarets støtte til LS er regulert i egen avtale, underskrevet 10. mars 2003. Gjeldende avtale 
varer tom 2010. 
 
Etter avtale med NIH/Forsvarets avdeling ble Mil NM i rifleskyting arrangert under LS 2005. 
Mesterskapet dette år var en prøveordning. Programmet for Mil NM var regulær skyting i 
klasse AG-3. Fom 2006 blir dette det ordinære Mil NM i rifleskyting. Skyttertinget 2005 
vedtok en endring i regelverket slik at de som skyter klasse AG-3, og derved deltar i Mil NM, 
også kan skyte det ordinære mesterskapet på LS i en av de øvrige klasser.    
 
I samarbeidet med Heimevernet (HV) sentralt har 2005 vært et meget positivt år.  
Møtevirksomheten mellom Heimevernsstaben (HVST) og Skytterkontoret er kommet godt i 
gang igjen. Avtalen mellom HV og DFS er revidert og underskrevet.  
 
I 2004 ble det igangsatt et samarbeidsprosjekt ved Heimevernets utdanningssenter Værnes 
(HVUV) hvor DFS-skyttere som skal inn til førstegangstjeneste blir tilbudt god tilrettelegging 
for skytetrening, i og utenfor tjenesten, samtidig som deres skyteferdigheter utnyttes i 
skarpskytterutdannelsen i HV. Det gjennomføres et pilotprosjekt på dette i to kontingenter, en 
i 2004 og en i 2005. Første ordinære kontingent er planlagt innkalt sommeren 2006.  
HV etablerte høsten 2005 en arbeidsgruppe for utredning av framtidig samarbeid mellom DFS 
og HV. Gruppen består av representanter for Heimevernets skole- og kompetansesenter 
(HVSKS), HVUV, Forsvarets skyteutvalg og DFS. Første møte er planlagt i januar 2006. 
DFS deltar med Utdanningssjef og Ungdomskonsulent.    
Felleskursene i instruktørutdanning ble etter avtale med HV-staben flyttet til Heimevernets 
skole- og kompetansesenter (HVSKS), Dombås i 2004. Kursene i 2005 ble gjennomført etter 
planen under meget gode undervisningsforhold. 
HV’s(og Forsvarets) bruk av våre skytebaner ble i 2004 gjenstand for sikkerhetsmessig 
oppmerksomhet fra Forsvarsbygg sin side. DFS hadde i 2005 avklarende møter med HVST 
og de rette instanser forøvrig for avklaring av HV’s bruk av våre baner. Det er laget en 
oversikt over de baner hvor HV ønsker å etablere en bruksavtale. Disse baner gis prioritet for 
en evt. sikkerhetsmessig oppgradering i 2006. 
 
På regionalt og lokalt nivå fortsatte det gode samarbeidet som før. Dette samarbeidet gjelder 
først og fremst bruk av skytebaner og skytterhus samt lokal støtte til arrangement av stevner, 
møter og kurs.  
 
Omstruktureringen i Forsvaret har pågått for fullt også i 2005. Heimevernet, som nå har 
redusert antall distrikter til 13 (tidligere 18), skal innrettes mot nye og fremtidige nasjonale 
trusler i rammen av det moderne samfunn og organiseres i en styrkestruktur på ca 50000 
personell inndelt i Innsats-, Forsterknings- og Oppfølgingsstyrker. DFS har fulgt opp denne 
omstruktureringen bl.a. med endring av representasjonen i distriktsrådene. Heimevernet 
signaliserer en øket trening og bruk av de DFS-baner som nevnt foran.  
Forsvarets øverste ledelse har flyttet til Akershus festning. HV-staben er etablert i nye lokaler 
på samme sted. Framtidig er planene å flytte de forannevnte staber inn i eget bygg, sammen 
med Forsvarsdepartementet.   
 
Medio desember 2003 mottok DFS brev fra Forsvaret om at det med virkning fra og med 
2004 ville bli endring i Forsvarets representasjon i Norges Skytterstyre. Tidligere ordning 
med en representant fra FD og et Kongevalgt medlem ble endret til en person. Ny 
representant for Forsvarets øverste ledelse ble Generalinspektøren for Heimevernet, med hans 
stabssjef som varamann. Ordningen har fungert utmerket også i 2005. 



 
Informasjonsstrategi 
Informasjonsutvalget som ble opprettet i 2004 gjennomførte 4 møter. Norges Skytterstyre 
vedtok at alle skytterlag årlig kan støttes med inntil 5 000 kroner for tiltak mot 
informasjonsgruppens målgrupper, mens samlagene kan støttes med inntil 15 000 kroner. Fra 
sentralt nivå er tiltakene i informasjonsstrategien fulgt opp, og flere samlag og skytterlag 
arbeider også bevisst mot strategiens målgrupper.  
 
Det har vært større respons fra samlag og skytterlag i 2005 enn det var i 2004 på de avsatte 
økonomiske midler. Det må allikevel fastslås at de fleste skytterlag og samlag ikke har 
gjennomført tiltak som er rapportert med utgifter til Skytterkontoret.  
 
Antidoping 
Det ble foretatt 16 dopingkontroller på 7 stevner. Dette var på landsdelskretsstevnene i 
baneskyting i Opplandskretsen på Åsheim og for Viken II på Åsnes, Norgescupstevnene i 
Kristiansand, Fana og Åsane/Hordvik, Midt-norsk mesterskap på Hemne, og under 
Landsskytterstevnet på Lesja. Prøvene ble analysert ved Aker sykehus i Oslo, og alle var 
negative. 
 
 
Skifelt/skogsløp med feltskyting 
Utvalget for skifeltskyting (DFS/SFU) har ledet arbeidet innen sektoren etter fastlagte 
retningslinjer.  
 
Sesongen startet med NM skifelt arrangert av Knipenborg skytterlag 5. og 6. mars. Her vant 
Herman Erdal fra Førde normaldistansen, og med det sin første Kongepokal i skifelt. Sprinten 
ble vunnet av den sju-dobbelte Norgesmesteren, Roger Lillestøl fra Hornindal.  Marit 
Stensvold Berntsen fra Nordre Land skytterlag dominerte kvinneklassen, og nok en gang ble 
hun dobbeltvinner.   
 
Årets landskamp i skifelt mellom Sverige og Norge gikk i Haltdalen 1. – 2. april. Norge vant 
begge landskamper i hver av klassene menn senior og menn junior, mens det ble seier til 
Sverige i begge øvelser i kvinneklassen. Per Johan Gjølga og Magnus Brendehaug framsto 
som landskampens frontfigurer, ved å hver vinne begge øvelser i hhv. senior- og 
juniorklassen.  
 
Trondhjems skytterlag var vertskap for årets Norske mesterskap i skogsløp med feltskyting. 
Reidar Helland fra Lund hentet nok en gang hjem en tittel ved å vinne normaldistansen, men 
måtte se seg slått av en annen mesterskapsveteran, Per Johan Gjølga fra Stallvik, vant 
sprinten. I kvinneklassen ble det seier til Anna Kirsten Hellevang fra Rand på 
normaldistansen, og til Inger Lund Mauseth fra Sørum på sprinten.  
  
Aktivitetskonkurransen knyttet til lagmesterskap i skogsløp med skyting har stadig framgang i 
antall deltakende lag og antall utøvere som prøver seg. I år deltok 25 lag med til sammen 366 
starter. Vinner av konkurransen ble som de foregående år Soknedal skytterlag, som fikk  
5000 kr i premie.  
 
Det er siste år en økning i antall starter og arrangement i skifelt og skogsløp med skyting. 
 



Utvalget arrangerte en uformell konkurranse i skogsløp med skyting under 
Landsskytterstevnet. Nesten 200 prøvde seg i den forenklede konkurransen. 
 
Sektorens virksomhet har i år blitt preget av et skyttertingsforslag fra Hardanger og Voss 
skyttersamlag om nedlegging av sektoren. I denne forbindelse har DFS/Utvalget for skifelt 
utarbeidet høringsskriv til samlagene iht. Skyttertingets vedtak. Basert på høringene, kommer 
saken opp til drøfting på Skyttertinget 2006.   
 
Skifeltutvalget har mottatt melding fra Frivilliga Skytterørelsen i Sverige om at deres 
skifeltvirksomhet legges ned, og at landskampen som en følge av dette avvikles. Utvalget 
planla en samling for samlagenes skifeltkontakter i løpet av høsten, men denne ble avlyst da 
det meldte seg for få interesserte. 
 
Skytebaner 
Skytebanesakene ivaretas av anleggssjefen, i samarbeid med de faste eksterne konsulentene, 
advokat Sven Knagenhjelm og sivilingeniør Dag Rieber.   
 
I 2005 har det vært fokusert spesielt på sikkerhet og tilrettelegging for Heimevernets bruk.  
 
Seinere tids befaringer har avdekket til dels store sikkerhetsmessige mangler ved en rekke 
skytebaner. Norges Skytterstyre har bestemt at nødvendig kontroll med, og utbedring av, 
sikkerheten ved skytebanene skal prioriteres. Dette gjelder alle skytebanene i DFS, men baner 
som er aktuelle for Heimevernets bruk skal ha generell prioritet. 
 
Skytterkontoret har fått utarbeidet en omfattende sjekkliste for sikkerhetsinspeksjon av 
skytebaner, som sammen med maler for beregning av sikkerhetssoner er sendt samtlige 
skytterlag. Videre er det igangsatt utarbeidelse av en "sikkerhetspakke", som vil inneholde 
praktisk viktige hjelpemidler for det enkelte skytterlag med hensyn til å ivareta sikkerheten 
ved den enkelte bane. Denne "sikkerhetspakka" vil bli sendt vederlagsfritt til alle skytterlag 
våren 2006.  
 
Heimevernet er i ferd med å foreta en betydelig omlegging av sin virksomhet, og har meddelt 
DFS behov for bruksrett til ca 140 konkret angitte skytebaner tilhørende skytterlag i DFS. For 
DFS har arbeidet med å sikre den nødvendige bruksrett og sikkerhetsmessig forsvarlige 
forhold på disse banene høyeste prioritet. Det er innledet et nærmere samarbeid med 
Heimevernet sentralt om dette.  
 
Samlagenes skytebanekontakter har en viktig rolle i arbeidet med å veilede det enkelte 
skytterlag vedrørende kontroll, vedlikehold og utbedring av banesikkerheten. Kurs for 
skytebanekontaktene i bruk av sjekklista for sikkerhetsinspeksjon har vært holdt, med til 
sammen 30 deltakere.  
 
Miljøpakkeprosjektet er i videre utvikling, og tiltak er i 2005 gjennomført på følgende 
skytterlags baner: Askim, Jøa, Mære og Rygge. Det vises til egne planer og rapporter 
vedrørende miljøpakkearbeidet. 
 
Miljøverndepartementet har vedtatt en ny "Retningslinje for behandling av støy i 
arealplanlegging". Denne avløser retningslinjen fra 1993 om behandling av skytestøy etter 
forurensningsloven og plan- og bygningsloven. Statens Forurensningstilsyn har utarbeidet en 
omfattende veileder til den nye planretningslinjen, hvor prinsippet om konsesjonsfrihet for 



eksisterende skytebaner står fast. Generelt fokuseres det nå mer på støysoner enn 
punktberegninger, og det legges opp til en større grad av støyavklaring i reguleringsplan- 
behandlingen.  
 
Statens Forurensningstilsyn har - i samarbeid med Norsk institutt for vannforskning (NIVA), 
Forsvarsbygg, Norges Jeger- og Fiskerforbund og DFS - igangsatt et prosjekt for å kartlegge 
forekomsten av tungmetallforurensning fra utendørs sivile skytebaner. Siktemålet er å finne 
fram til egnede konsesjonsvilkår ved anlegg av nye baner, samt å vurdere enkle tiltak for å 
minimalisere forurensningen ved spesielt utsatte baner. Prosjektet blir videreført i 2006.   
 
Følgende 17 skytterlag fikk utbetalt ferdig ordinært banebidrag i 2005: 
Bleikvassli/Rana, Bjugn/Fosen, Isfjorden og Åndalsnes/Romsdal, Kristiansand/Agder, 
Markane/Nordfjord, Osen/Fosen, Røyrvik/Namdal, Skogn/Inntrøndelag, 
Skåbu/Gudbrandsdal, Stord/Sunnhordland, Søndre Hinnøy/Lofoten, Tangen/Hedmark, 
Torsnes/Østfold, Tromsø/Troms, Vemundvik/Namdal, Østre Toten/Opland, 
Aasen/Inntrøndelag. 
 
Følgende skytterlag fikk tildelt ekstraordinært banebidrag i 2005:    
Skjomen/Ofoten. 
 
Følgende 60 skytterlag har mottatt ekstern juridisk bistand i 2005: 
Askøy/Hordaland, Aurland/Sogn Indre, Ballangen/Ofoten, Balsfjord/Troms, 
Batnfjord/Nordmør, Begnadalen/Valdres, Beito/Valdres, Bergen/Hordaland, 
Bremnes/Sunnhordland, Drangedal/Grenland, Eidsberg/Østfold, Eina/Opland, 
Elverum/Østerdal, Fagervika/Rana, Fitjar/Sunnhordland, Florø/Sunnfjord, Frogn og 
Drøbak/Follo, Førde/Sunnfjord, Gann/Rogaland, Gaular/Sunnfjord, Geilo/Hallingdal, 
Gjerdrum/Akershus, Glimt/Troms, Hovet og Hol/Hallingdal, Jordet/Østerdal, 
Jølster/Sunnfjord, Klæbu/Uttrøndelag, Kolvereid/Namdal, Kristiansand/Agder, 
Larvik/Vestfold, Løra/Østerdal, Malvik/Uttrøndelag, Naustdal og Midtredalen/Sunnfjord, 
Mo/Rana, Nesna/Rana, Nordstrand/Oslo, Odda/Hardanger og Voss, 
Omvikdalen/Sunnhordland, Radøy/Hordaland, Randesund/Agder, Rauhella/Solør, 
Raundalen/Hardanger og Voss, Riflen Skoger/Drammen, Rollag og Veggli/Numedal, 
Saltdal/Salten, Sandar og Sandefjord/Vestfold, Sauda/Rogaland, Skarpskytten m.fl./Oslo, 
Skedsmo/Akershus, Skjeberg/Østfold, Spildra/Troms, Stavanger/Rogaland, Svinndal/Follo, 
Topdal/Agder, Vemundvik/Namdal, Vik/Sogn Ytre, Viken/Opland, Våler/Solør, Østerå/Aust-
Agder, Ådal/Ringerike. 
 
Følgende 57 skytterlag mottok ekstern teknisk bistand i 2005: 
Askøy/Hordaland, Aurland/Sogn Indre, Ballangen/Ofoten, Brekken Aursund/Nord-Østerdal, 
Fana/Hordaland, Fitjar/Sunnhordland, Fresvik/Sogn Indre, Frogn og Drøbak/Follo, 
Gann/Rogaland, Geilo/Hallingdal, Gjerdrum/Akershus, Gjerstad/Aust-Agder, 
Greipstad/Agder, Hemnes og Sør-Rana/Rana, Herdla/Hordaland, Hyllestad/Sunnfjord, 
Hægeland/Agder, Jondalen/Numedal, Jølster/Sunnfjord, Klæbu/Uttrøndelag, Lier/Drammen, 
Lillehammer/Gudbrandsdal, Lunner/Opland, Masi/Vest-Finnmark, Meland/Hordaland, 
Nes/Hedmark, Nesna/Rana, Nordre Skage/Namdal, Nordstrand/Oslo, Radøy/Hordaland, 
Raundalen/Hardanger og Voss, Reinsfjell/Nordmør, Riflen Skoger/Drammen, Rjukan/Aust-
Telemark, Saltdal/Salten, Sandar og Sandefjord/Vestfold, Sauherad/Aust-Telemark, 
Setskog/Akershus, Skedsmo/Akershus, Spildra/Troms, Stange og Romedal/Hedmark, 
Stiklestad og Vuku/Inntrøndelag, Stranda/Sunnmør, Svinndal/Follo, Søndeled/Aust-Agder, 
Tenaasen/Østerdal, Topdal/Agder, Ugland/Aust-Agder, Vestnes/Romsdal, Viken/Opland, 



Våler/Solør, Ytre Vinje/Vest-Telemark, Ødegården/Hallingdal, Østre Gausdal/Gudbrandsdal, 
Øyfjell/Vest-Telemark, Årvågsfjord/Nordmør. 
 
Skytingens Dag 
Skytingens Dag ble i 2005 arrangert søndag 5. juni. Vi ser en gledelig økning i besøkstallet i 
forhold til jubileumsåret 2004. 8 903 besøkte våre skytterlag i 2005 – en økning på 737 fra 
Skytingens Dag i 2004.  
 
Kr 100 000 ble også i 2005 satt av til skytterlagenes markedsføring av Skytingens Dag. 36 lag 
og samlag søkte (42 i 2004), men bare 25 innrapporterte innen fristen 1. oktober 2005. Dette 
ga en samlet utbetaling på kr 73 257 (kr 67 176 i 2004).   
 
310 skytterlag bestilte materiell til Skytingens Dag, mens 364 lag har rapporter om 
arrangement på denne dagen. Dette er en positiv økning på 34 arrangerende lag. Hallingdal 
skyttersamlag kan trekkes frem som et godt eksempel. Her arrangerte 13 av 14 lag Skytingens 
Dag – alle med god deltakelse. 
 
Sentral utdanningsvirksomhet  
Med utgangspunkt i Handlingsplan III og organisasjonens Informasjonsstrategi har 
utdanningsavdelingen i 2005 gjennomført virksomheten etter det planverk og de rutiner som 
foreligger.  
 
Skyteinstruktørkurs I DFS/HV ble gjennomført ved Heimevernets Skole- og 
Kompetansesenter på Dombås i tiden 25. – 29. mai. Kurset hadde 31 deltakere. 
 
Skyteinstruktørkurs I, alternativ gjennomføring, ble gjennomført for Østlandet landsdel ved 
øvingssenteret til HV-04 på Kongsvinger Festning. Kurset gikk i tiden 14. – 16. januar og 
uteksaminerte 16 nye instruktører.  
 
Godkjente skyteinstruktører utdannet i regi av samlagene er en ordning som skal sørge for å 
tilføre et tilstrekkelig antall instruktører til skytterlagene. Her benyttes samme kurskonseptet 
som for den alternative gjennomføringen. Samlagene er gitt myndighet til å gjennomføre 
kursene på egenhånd, og deltakerne gis samme kompetanse og godkjenning som ved 
tilsvarende sentrale kurs. Der er flere samlag som i 2005 har holdt slike kurs. 
 
Skyteinstruktørkurs II ble gjennomført ved Heimevernets Skole- og Kompetansesenter på 
Dombås. Kurset ble avholdt i perioden 17. – 20. november og uteksaminerte 22 nye 
instruktører.  
 
Kurs III ble arrangert i region Gardermoen helgen 3. – 4. desember, og samlet 25 deltakere. 
Denne gangen deltok samlagsinstruktører tilhørende Sørlandet-, Østlandet- og Vestlandet 
landsdeler, samt Møre landsdelskrets. Kurset hadde to eksterne forelesere. Hans Trygve 
Kristiansen fra Olympiatoppen tok for seg coaching og kommunikasjon, mens Christian 
Holstad Lilleng ga deltakerne en grundig innføring i tilpassing av våpen.  
 
Kurs for nye tillitsvalgte ble arrangert i Oslo i tiden 5. – 6. februar. Det deltok til sammen 28 
nye tillitsmenn, som fikk en grunnleggende innføring i organisasjonens virksomhet og egne 
gjøremål. Nytt for året var at kurset ble redusert fra 3 til 2 dager, slik at det kun gikk over 
helg, samt at kasserere i samlag ble gitt et tilbud om å delta i kurset med eget opplegg. Kurset 



har over flere år slitt med dårlig oppslutning, men tiltaket med å legge kurset til helgedager 
synes å ha virket meget positivt.  
 
Regionale seminar ble arrangert slik: For Midt-Norge landsdel den 12. – 13. februar og for 
Østlandet landsdel den 5. – 6. november. Seminarene er populære tillitsmannssamlinger, der 
det blir spesielt fokusert på erfaringsutveksling.  
 
Undervisnings- og instruksjonsmateriellet i DFS er under stadig utvikling.  
Utdanningsavdelingen ved Skytterkontoret har over de siste årene arbeidet med å utvikle en 
feltbok. Denne ble ferdigstilt i løpet av våren. Tilbakemeldingene på boken har vært positive, 
og sammen med informasjon om kulebaneprogram og tabeller som finnes på Internett anses 
Skyttertingets vedtak fra 2001 om utvikling av feltmateriell å være oppfylt.  
Materiellet som benyttes til opplæring og veiledning i fbm. Landsskytterstevnet blir årlig 
oppgradert, men er nå i en fase hvor det kun er behov for mindre revideringer fra år til år. 
Utdanningsavdelingen legger stor vekt på å informere om organisasjonens materiell, slik at 
dette er kjent i tillitsmannsapparatet. Det orienteres kontinuerlig om dette på Internett, ved 
sentrale kurs, i Skyttertidende, med egen utdanningsinformasjon osv. Det registreres at 
skytterlag og samlag er godt fornøyd med det materiellet som de kan bestille fra 
Skytterkontoret. 
 
Øvrig instruksjons- og utdanningsvirksomhet som besørges av utdanningsavdelingen varierer 
fra år til år. For 2005 har utdanningsavdelingen i likhet med tidligere bidratt med instruktør- 
og foreleserstøtte til kurs og samlinger i samlagene. I noen grad er også Instruktørpoolen 
benyttet til slike oppdrag. 
 
Organisasjonen har i 2005 iverksatt et prosjekt for forbedrede vedlikeholdsrutiner av 
elektroniske skiver. Målsettingen er å sikre at alle eiere av elektroniske skiver både har 
kunnskap og vilje til nødvendig vedlikehold, slik at tvil om anvisningens nøyaktighet 
ikke oppstår. Utdanningsavdelingen er gitt i oppdrag, i samarbeid med leverandørene, å 
iverksette prosjektet med bl.a utarbeidelse av ny og forbedret sjekkliste for  
vedlikeholdsarbeidet. Samtidig må det på alle nivå arbeides med å forbedre kulturen for 
vedlikehold.   
 
Utdanningsavdelingen har i tillegg til denne virksomhet løst flere andre pålagte oppgaver, 
herunder: 
9 Testing og godkjenning av elektroniske skiver. 
9 Koordinert samarbeidet med Heimevernets utdanningssenter Værnes om 

førstegangstjeneste for organisasjonens aktive skyttere. 6 skyttere har benyttet 
ordningen, hvorav én som skarpskytter i jegertropp.  

9 Reforhandlet samarbeidsavtalen med Heimevernet. 
9 Utført sekretærfunksjon for DFS/Utvalget for skifelt. 
9 Støttet LS arrangøren i opplæring av militære mannskaper og skyteteknisk 

gjennomføring. 
 
Ungdoms- og rekrutteringsarbeidet 
Det frivillige Skyttervesen Ungdomsutvalget (DFSU) har ledet dette arbeidet, og kan se 
tilbake på et år med færre saker og møter enn tidligere, men dette er ikke et resultat av mangel 
på viktige beslutninger og fremtidsrettet satsing. Det er gledelig å se at rekrutteringen er stabil 



i de yngste klassene, da særlig klasse Aspirant som har fått bra tilslutning de siste årene. Dette 
er et resultat av at mange lag driver et godt rekrutteringsarbeid. 
 
I 2005 var det 106 lag som arrangerte skyteskole, med et samlet antall på 1184 deltakere. 
Igjen har vi en økning fra året før, og ser at stadig flere lag benytter seg av dette 
rekrutteringstiltaket. Temadager ble innført som et oppfølgingstilbud til de lag som arrangerte 
skyteskole. Det er i dag en forutsetning for god rekruttering at både foreldrene og skytterne 
blir fulgt opp av skytterlaget. Gjennom tiltak for og med foreldre rekrutterer skytterlagene 
ikke bare nye skyttere, men også til eget tillitsmannsapparat.  
 
Det skjer mye positivt ute i lagene, og mange driver et aktivt ungdomsarbeid. Forutsetningene 
for rekruttering har endret seg, og vi må følge med i tiden. Da vi før kunne basere 
rekrutteringen på familier og generasjoner av skyttere, må vi i dag ut og synliggjøre oss. Vi 
har et unikt aktivitetstilbud og dette må vises gjennom informasjon til lokalsamfunnet. En 
utfordring er å få en tilstrømming av nye skyttere, en annen er å få dem til å bli aktive i 
skytterlaget over tid. Vi må ha et apparat til å ta i mot nye skyttere, og det krever et målrettet 
og systematisk arbeid. Her ligger det en utfordring for flere ledd i organisasjonen. Håndbok 
for skytterlag er et oppslagsverk, en idébank og en veiviser for organisert aktivitet, som kan 
benyttes til dette arbeidet. 
 
Landskonkurransen i skoleskyting 04/05 viser igjen en fallende kurve når det gjelder antall 
deltakere. Tallene fra 2004 viser 2103 deltakere på landsbasis, fordelt på 38 skoler. 
Markedsføringspotensialet er enormt, både for laget og organisasjonen. Forutsetningene for å 
kunne arrangere konkurransen endrer seg fra år til år, alt etter lærerplaner og hvilke ressurser 
skolene har. Lagene som ligger i nærheten av en ungdoms- eller videregående skole må 
ivareta muligheten de har til å benytte skolene som arena. Her kan laget synliggjøre seg selv 
og skyttersporten.  
 
Samlagene har gjennomført sine samlinger, og bidrar med dette til en videreutvikling av den 
enkelte skytter og leder. Det er stor forskjell blant samlagene når det gjelder aktivitet og 
hyppighet av samlinger, og enkelte har ikke avholdt samlinger på flere år. For å sikre 
kontinuiteten av tillitsmenn på alle plan, og med tanke på frafallet i antall skyttere fra 
rekrutteringsklassene opp til seniornivå er det viktig at samlagene foregriper dette. Det er 
viktig at dialogen mellom samlag og lag vedlikeholdes, slik at lagenes behov for støtte og 
kursing blir dekket best mulig. 
 
Det Nordiske samarbeidet gjennom landskamp og ledermøte er ivaretatt som før, og gir det 
enkelte land muligheter til erfaringsutveksling og nytenking. Ungdoms- og Seniornordisk 
Mesterskap 2005, ble for første gang arrangert som et samlet mesterskap. Norge forsetter å 
sette sitt preg på dette mesterskapet både på senior- og ungdomssiden. Dette er et direkte 
resultat av breddesatsning og at Norge kan stille med mange gode skyttere, som kan hevde 
seg i alle disipliner. 
 
Det vises ellers til årsmeldingen til DFSU som er å finne på annet sted i årboka. 
 
Norsk Skyttertidende 
Norsk Skyttertidende kopierte praktisk talt det økonomiske resultatet fra 2003 og 2004 med et 
resultat på drøyt 540.000 kroner i 2005. Dette er en marginal økning på 6000 kroner fra de to 
foregående årene. Dette bekrefter en fortsatt stabil tilgang på annonser og en tilsvarende stabil 



situasjon på utgiftssiden. En økt satsing på å distribuere vedlegg fra våre annonsører gjennom 
plasting av bladet, når det er behov for dette, har også bidratt positivt til resultatet. 
  
Det er benyttet B-post ved utsendelse av bladet i 2005. På grunn av en brutal økning i 
portoprisene på bladporto, har overgangen fra A-porto bidratt sterkt til det gode økonomiske 
resultatet i 2005. 
  
Norsk Skyttertidende kom ut med åtte utgivelser i 2005, som året før. Det synes som om dette 
er et greit antall utgivelser i forhold til aktivitetene vi har. Økonomisk er åtte utgivelser 
gunstig i forhold til eventuelt flere utgivelser med færre sider i hver utgivelse. Norsk 
Skyttertidende kom i 2005 ut med totalt 468 sider. Dette er 4 sider mer enn året før og gir et 
gjennomsnittlig sidetall på 58 sider i hvert nummer. 
  
Med nesten utelukkende bruk av e-post i all korrespondanse, også når det gjelder overføring 
av annonser og resultater, sammen med dyktige og entusiastiske frilansere, er 
bemanningssituasjonen fortsatt tilfredsstillende. 
 
Samlagenes tall 
Tallene fra samlagenes årsmeldinger for 2005 viser at vi har 143 196 aktive skyttere i DFS. 
Dette er en gledelig økning på 612 skyttere i forhold til 2004. Det er imidlertid en viss 
nedgang i antallet av rekrutteringsskyttere, klasseførte skyttere og veteraner. Det er kun klasse 
Junior som viser en beskjeden økning på 41 aktive.  
 
Det er klasse 1 som sørger for økt antall aktive i DFS. I denne klassen har vi 2.339 skyttere 
mer enn i 2004. 
 
Det er totalt 907 skytterlag som har levert årsmelding (904 i 2004). 
 
Norges Skytterstyres møtevirksomhet 
Norges Skytterstyre har gjennomført 7 møter utenom møtevirksomheten på 
Landsskytterstevnet. Det er i alt behandlet 98 saker. Referat fra møtene er sendt samlagene. 4 
saker er sendt til høring i samlagene. Dette gjelder spørsmål om innføring av ny superfinale i 
NM feltskyting, framtiden for skifeltskytingen og skogsløp med skyting, eventuell endring av 
grenser for landsdelskretser og samlag, og spørsmål om holdninger til eventuell 
kjønnskvotering i tillitsverv.     
 
 
Hans O. Kveli  Alf Tobiassen  Jarle Tvinnereim  Sindre Undseth 
 
   
Janne Kornbrekke Dalene  Olav Aasen   Ferdinand Brovold 
 
 
 
Meldingssaker:  1. Rapport miljøpakka 2005 
   2. Miljøpakka 2006 
   3. Takkebrev for diplom 

4. Foreløpig rapport fra arbeidsgruppen for framtidig samarbeid mellom 
DFS – FSU(forsvarets skyteutvalg) - HV 

 



 



År 2006 den 27. juli holdt Norges Skytterstyre møte på Rundhaug Gjestegård, Målselv 
 
Til stede: Hans O. Kveli, Alf Tobiassen, Jarle Tvinnereim, Sindre Undseth, Janne K. Dalene, 
Ferdinand Brovold og Olav Aasen 
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
 
Sak 45/2006: Møte med dirigenten for Skyttertinget 2006  
Skyttertingets dirigent Inge Hoff deltok i møte. Kjøreplan for Skyttertinget ble lagt fram og 
gjennomføringen av Skyttertinget ble drøftet. 
 
Sak 46/2006: Tjenesteliste for Norges Skytterstyre under LS 
Det ble foretatt arbeidsfordeling for Skytterstyrets oppgaver under Landsskytterstevnet.  
 
Sak 47/2006:  Samlagsskytingen under LS – rangeringsregler 
Av hensyn til god TV-dekning, og at man unngår omskyting i direktesendingen fra 
samlagsskytingen klasse 1-5 på LS 2006, drøftet Norges Skytterstyre endringer i 
rangeringsreglene ved lik poengsum. 
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Ved poenglikhet på samlagsskyting for klasse 1-5 på Landsskytterstevnet 2006, skal 
resultatene rangeres ved å telle innertiere på alle skytterne uten omskyting for å avgjøre 
plasseringene. Hvis to eller flere lag får lik poengsum samlet på de fire skytterne, vinner det 
lag som har flest innertiere. Ved eventuell lik rangering (likt antall innertiere), foretas ikke 
omskyting og plasseringene blir delte. 
 
Sak 48/2006:Mandat til Rådgivende utvalg 
I sak 39/2006 vedtok Skytterstyret å sende sak angående Skyttertingets sammensetning til 
Rådgivende utvalg for uttalelse. Administrasjon ble på bakgrunn av debatten i styrets møte 
bedt om å fremme forslag til mandat for utvalget. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
Rådgivende utvalg gis følgende mandat: 
 
Utvalget skal drøfte og gi eventuelle forslag til endringer på sammensetning av Skyttertinget. 
Utvalget skal i arbeidet søke eventuelle løsninger for om mulig å gjøre Skyttertingets 
sammensetning mer demokratisk. Ved eventuelle forslag til endringer forutsettes det at 
utvalget ser på praktiske løsninger for gjennomføring av Skyttertinget, herunder økonomiske 
forhold, samt tid og sted.  
 
Utvalget skal levere sin innstilling til Norges Skytterstyre senest 1. februar 2007. 
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Sak 49/2006: Håndtering av krisehendelser i DFS 
I sitt møte 23. og 24. april nedsatte Norges Skytterstyre et utvalg bestående av Jarle 
Tvinnereim (leder), Ferdinand Brovold og Sindre Undseth med oppdrag å utarbeide en 
krisehåndteringsplan til neste styremøte. Utvalget har lagt fram sin plan foran møte. 
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar den framlagte ”Krise- og berdeskapsplan for Det frivillige 
Skytterversen”. Under punkt 2.3 endres begrensningen i budsjettoverskridelsen til 
kroner 100 000. Administrasjonen utarbeider en versjon av planen på bokmål som legges 
fram på et senere møte før endelig vedtak og bekjentgjørelse. Samtidig utarbeider 
Skytterstyrets Jarle Tvinnereim forslag til hvordan det enkelte skytterlag håndterer en 
krisesituasjon. 
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Sak 50/2006:  Lagleder for Nordisk Mesterskap 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre oppnevner Sindre Undseth til lagleder for Norges lag til Nordisk 
mesterskap 2006. 
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Sak 51/2006: Sammensetningen av samlagslag på LS og landsdelskretsstevner 
Samlagsskyting i baneskyting er regulert i Skytterboka punkt 11.160. Aust-Finnmark foreslår 
at det åpnes for at små samlag kan benytte skyttere fra klasse V55 på samlagslaget for klasse 
1-5 på 200/300 meter. 
 
Administrasjonens vurdering:  
DFS har tidligere hatt tilsvarende vurdering og diskusjon vedrørende samlagsskytingen for 
rekrutteringsklassene. Den gang var det i de styrende organer enighet om at sammensetningen 
av samlagslag skulle ha den klare motivering at samlagene måtte anstrenge seg for å ha 
skyttere i alle klasser tilstede ved de større mesterskap. Administrasjonen har fortsatt den 
oppfatning at dette bør være det bærende prinsipp. 
 
Administrasjonens anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
Dagens regelverk hva gjelder sammensetning av samlagslag for senior på Landsskytterstevnet 
og Landsdelskretsstevner opprettholdes. 
 
Norges Skytterstyre gjorde følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Sak 52/2006: Hovedbegivenheter 2007 
 
Ubestemt    NM i skifeltskyting 
 
20. mai    Skytingens Dag 
 
1. juni – 3. juni   Norgescupstart i baneskyting, Østlandet 
 
9. og 10 juni    Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 
 
16. og 17. juni    Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 



25. juli - 28. juli   Norgescup, Midt-Norge  
 
27. juli – 4. august   Landsskytterstevnet, Steinkjer 
 
11. og 12. august   Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 
 
18. og 19. august   Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 
 
24. august – 26. august  Norgescup, Sørlandet 
 
31. august og 1. september Nordisk mesterskap og Nordisk ungdomsmesterskap, 

Sverige 
 
Ubestemt    NM i skogsløp med skyting 
 
Sak 53/2006: Tildeling av hedersbevisninger: 
Hedersbevisninger ble vedtatt tildelt. Ført i B-protokoll. 
 
Sak 54/2006: Lønnsoppgjøret 2006 med lokale forhandlinger og justering for 
Skytterkontorets ledelse   
Lønnsoppgjøret 2006 er avsluttet med lokale forhandlinger for Skytterkontorets ansatte. 
Presidenten foretok forhandlinger med Skytterkontorets ledelse. Vedtaket ført i B-protokoll. 
 
Sak 55/2006: Stevnetidspunkt for Landsskytterstevnet 2008.   
Landsskytterstevnet i Førde 2008 vedtas avholdt i perioden 26. juli – 2. august. 
 
Meldingssaker: 

1. Mesterskapsseremoner  
2. Velkomstbrev til gjester m/tilleggsinformasjon 
3. Gjesteliste LS 2006 
4. Gjester etter middag 31. juli 
5. Regnskapene per 30.04 
6. Innledende tanker vedrørende klassestruktur – opprykk/nedrykk 
7. Kvinnelig representasjon – høringsresultat 
8. Revidert budsjett for offentlige midler 
9. Lønnsoppgjøret 
10. Brev fra leder i Østerå skytterlag 
11. Brev fra SFT vedrørende prosjekt ”tungmetaller” 
12. Info om forholdet til Forsvarsbygg 

 
Sak 56/2006: Ankesaker under Landsskytterstevnet 2006 
I løpet av stevneuka for Landsskytterstevnet 2006 behandlet Norges Skytterstyre følgende 
ankesaker. 
 
1. Skytter 1648 Malin Høstmark  
Høstmark fikk satt fast hylse i kammer under skyting, og det reises tvil om dette kan skyldes 
våpenbrudd. 
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Anke tas til følge. Skytteren gis anledning til å fullføre skytingen. 



 
2. Skytter 6928 Magnes Strømme     
Strømme mistet trykkpunkt på avtrekk. Spon fra hylse forårsaker at trykkpunktet mistes. 
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Anken avvises. 
 
3. Skytter 6583 Mariann Straume 
Straume anker avgjørelse om skudd dårligere enn 8 i stående på 10-skudden. Kongsberg 
Mikroelektronikk har sjekket umiddelbart og funnet bom i skive nede til venstre.   
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Anken avvises. 
 
4. Skytter 6625 Anders Kolbjørnsrud 
Kolbjørnsrud anker avgjørelse om skudd dårligere enn 8 på 10-skudden. Kongsberg 
Mikroelektronikk har sjekket umiddelbart og skudd funnet bom i skive under til høyre.  
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Anken avvises. 



År 2006 den 3. september holdt Norges Skytterstyre møte på Grand hotell, Steinkjer 
 
Til stede: Hans O. Kveli, Sindre Undseth, Jarle Tvinnereim, Janne Kornbrekke Dalene, Jon G. 
Hofstad, Henning Ivarrud, Olav Aasen og Ferdinand Brovold  
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
 
Sak 57/2006: Møte med arrangør av Landsskytterstevnet 2007 
Norges Skytterstyre holdt møte med arrangørene av Landsskytterstevnet 2007. Arrangørene i 
Steinkjer orienterte om status så langt, og Skytterstyret ga føringer til arrangøren om 
forventninger foran stevnet.  
 
Sak 58/2006: Klassesetting for 2007  
Skyttertinget vedtok endringer i klassestrukturen på 200/300 meter gjeldende fra 1.1.2007. 
Norges Skytterstyre fikk fullmakt til å fastsette klassesettingen for 2007. 
 
Drøfting: 
Målet med klassesettingsgrensene er å fordele skytterne i klasser etter nivå, og slik at klassene 
i størst mulig grad blir jevnstore. Samtidig er det viktig at ikke nivåforskjellene innad i 
klassene blir for store. Med bakgrunn i dette, er det naturlig at klassegrensene i klasse 3-5 
flyttes noe opp i forhold til dagens klassegrenser.  
 
Klasse 1 og 2 
Tanken bak de ”nye” klassene 1 og 2 har vært å favne de skytterne som enten er nybegynnere, 
eller ikke er komfortabel med stående skytestilling. Ettersom det ikke skal være noe 
mesterskap i disse klassene, vil det være naturlig at man kan være forholdsvis god, og likevel 
holde seg i klassene. De fleste av disse skytterne er for ”hobby-skyttere” å regne. De skyter 
først og fremst fordi det er gøy, og konkurrerer i første rekke mot seg selv. Dette er viktige 
miljøskapere i mange skytterlag, så det er viktig at vi legger forholdene til rette slik at disse 
finner et program og en klasse som passer for dem. 
En naturlig progresjon vil være at klasse 1 og 2 rykker opp en klasse av gangen. På denne 
måten vil nybegynnerne få muligheten til å lære seg kun en skytestilling av gangen. Skyttere 
som har rykket ned i klasse 2 har, dersom administrasjonens forslag vedtas, tidligere skutt i 
enten V55 eller klasse 3. Det er derfor stor sannsynlighet for at skytteren ikke vil holde nivået 
til klasse 4 og 5. 
 
Hensynet til størst mulig aktivitet tilsier at det bør være mulig å rykke ned til klasse 1 og 2, 
slik det har vært praktisert i den ”gamle” klasse 1. Erfaringene fra dagens klasse 1 viser at det 
i veldig liten grad vil være ”premiehaier” i disse klassene. 
 
Klasse V55 
Det er en kjent sak at klasse V55 har hatt et veldig stort spenn i nivå. Mange av de dårligste 
vil trolig føle seg mer hjemme i klasse 2, til tross for at de da ikke vil ha mulighet til å kjempe 
om de aldersbestemte premiene i V55. 
Motargumentet er først og fremst at klasse V55 blir en mindre klasse i antall deltagere, og 
dermed mindre prestisjefylt. 
 
Klasse junior 
Klasse junior har hatt tradisjon for å bli fordelt i seniorklassene etter ferdighetsnivå. Dette har 
fungert bra, ettersom det har vært stor forskjell på både nivå og treningsiver blant juniorene. 



 
Juniorklassen kan imidlertid sammenlignes med klasse 2, som skyter det samme programmet, 
men på 200/300 meter. Klasse 2 vil etter administrasjonens forslag kun rykke opp til klasse 3 
(evt. V55). Det kan derfor virke noe urettferdig at disse klassene skal forskjellsbehandles. 
 
Nedrykk generelt 
Skyttere som tidligere har holdt et høyere nivå vil normalt ikke bli så mye dårligere i løpet av 
ett år at de skal rykke ned mer enn en klasse. De siste årene har det vært mange eksempler på 
skyttere som nesten ikke har skutt det ene året, for så å gjøre nesten ”rent bord” i en lav klasse 
året etter. Disse er for ”premie-haier” å regne, og vil ofte ødelegge for de andre som holder 
klassens egentlige nivå. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Følgende klassesettingsgrenser for 200 og 300 meter er gjeldende fra og med 2007: 
 
Poengsummer for å skyte i de ulike seniorklassene i 2007 (klasse 3-5), og fra 2007 til 
2008 for klasse 1 og 2: 
Kl. 5: 240 – 250 poeng (Ligg, kne, stå) 
Kl. 4: 232 – 239 poeng (Ligg, kne, stå)  
Kl. 3: 220 – 231 poeng (Ligg, kne, stå) 219 poeng eller dårligere til klasse 2. 
Kl. 2: 220 – 239 poeng (Ligg og kne) 240 – 250 til klasse 3, 219 eller dårligere til kl. 1. 
Kl. 1: 0 – 239 poeng (Ligg) 240 eller bedre til klasse 2. 
 
Fra V55: 
V55: 240 – 250 poeng 
Kl. 2: 0 – 239 poeng 
 
Fra klasse junior: 
Kl. 4: 249 – 250 poeng 
Kl. 3: 243 – 248 poeng 
Kl. 2: 225 – 242 poeng 
Kl. 1: 0 – 224 poeng 
 
Skyttere som i 2006 skjøt i klasse 1 vil bli fordelt på følgende måte i 2007: 
219 poeng eller dårligere = klasse 1 
220 – 239 = klasse 2 
240 – 250 = klasse 3 
 
Skyttere som i 2006 skjøt i klasse 2 vil bli fordelt på følgende måte i 2007: 
219 poeng eller dårligere = klasse 2 
220 – 231 poeng = klasse 3 
232 – 239 poeng = klasse 4 
240 – 250 poeng = klasse 5 
 
Det skal kun være mulig å rykke ned en klasse hvert år i klasse 2-5. 
Gjeldende punkter i Skytterboka endres etter dette. 
 
Norges Skytterstyre gjorde følgende vedtak: 
Følgende klassesettingsgrenser for 200 og 300 meter er gjeldende fra og med 2007: 
 



 
 
Poengsummer for å skyte i de ulike seniorklassene i 2007 (klasse 3-5), og fra 2007 til 
2008 for klasse 1 og 2: 
Kl. 5: 240 – 250 poeng (Ligg, kne, stå) 
Kl. 4: 232 – 239 poeng (Ligg, kne, stå)  
Kl. 3: 220 – 231 poeng (Ligg, kne, stå) 219 poeng eller dårligere til klasse 2. 
Kl. 2: 220 – 241 poeng (Ligg og kne) 242 – 250 til klasse 3, 219 eller dårligere til kl. 1. 
Kl. 1: 0 – 241 poeng (Ligg) 242 - 250 til klasse 2. 
 
Jarle Tvinnereim foreslo at det ikke skulle være mulig å rykke ned fra klasse 2 til klasse 1 fra 
2007 til 2008. Forslaget fikk 1 stemme, og således ikke vedtatt. 
 
Klasse V55 endres ikke.  
 
Skyttere som i 2006 skjøt i klasse junior vil bli fordelt på følgende måte i 2007: 
Kl. 4: 249 – 250 poeng 
Kl. 3: 244 – 248 poeng 
Kl. 2: 226 – 243 poeng 
Kl. 1: 0 – 225 poeng 
 
Skyttere som i 2006 skjøt i klasse 1 vil bli fordelt på følgende måte i 2007: 
219 poeng eller dårligere = klasse 1 
220 – 241 = klasse 2 
242 – 250 = klasse 3 
 
Skyttere som i 2006 skjøt i klasse 2 vil bli fordelt på følgende måte i 2007: 
219 poeng eller dårligere = klasse 2 
220 – 231 poeng = klasse 3 
232 – 239 poeng = klasse 4 
240 – 250 poeng = klasse 5 
 
Det skal kun være mulig å rykke ned en klasse hvert år i klasse 2-5. (En skytter kan 
eksempelvis ikke rykke direkte ned fra klasse 5 til 3.) 
En skytter som har hatt opphold i 5 år eller mer, kan fritt velge klasse, unntatt klasse 1. 
Det presiseres at en skytter fritt kan velge å skyte i en klasse med høyere nivå. 
Gjeldende punkter i Skytterboka endres etter dette. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Sak 59/2006: Revidert budsjett for offentlige midler: 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Det foretas følgende justeringer av budsjettet for offentlige midler for 2006: 
 

Overføres til:  
Post 11 – Administrasjon 150.000 
Post 12 – Arrangementer 130.000 
Sum 280.000 
  
Overføres fra:  
Post 15 – Anleggsavdelingen 100.000 
Post 16 – Utdanning 95.000 
Post 17 – Rekruttering 50.000 
Post 20 – Informasjon 35.000 
Sum 280.000 

 
 
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Kurs III gjennomføres som planlagt.  Kr 95.000 av merutgiftene i forbindelse med Norges 
Skytterstyres reisevirksomhet belastes private midler.  Det blir dermed å foreta følgende 
justeringer av budsjettet for offentlige midler for 2006: 
 

Overføres til:  
Post 11 – Administrasjon 55.000 
Post 12 – Arrangementer 130.000 
Sum 185.000 
  
Overføres fra:  
Post 15 – Anleggsavdelingen 100.000 
Post 17 – Rekruttering 50.000 
Post 20 – Informasjon 35.000 
Sum 185.000 

 
Sak 60/ 2006: Budsjett for offentlige midler 
Administrasjonen la fram noen kommentarer til hovedpostene i budsjettet for offentlige 
midler 2007: 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre ga signaler til administrasjonen for videre budsjettarbeid fram mot neste 
møte. 
 
Sak 61/2006: Sponsorkonsept for DFS og LS-arrangørene 
DFS har lenge hatt tanker om å etablere en eller flere sponsorer for organisasjonen. Så langt 
tilbake som i 1980-årene var det seriøse drøftinger med potensielle aktører – dog uten resultat. 
 
Etter innføring av storskjerm på LS(2003) kom dette på nytt på banen. I samtalene med nytt 
speakerteam framkom det tilbud fra Nordic Arena, uavhengig av engasjement som 
speakerteam, om å gjøre en avtale om framskaffelse av sponsorer ifbm LS og for DFS 
generelt. 
 



Drøfting: 
LS   
En profesjonell aktør som kjenner sponsormarkedet, det potensial som ligger i arena og NRK 
reklame, vil etter alt å dømme kunne skaffe større inntekter for både DFS og arrangøren. Det 
ligger i kortene at det må et nøye samarbeid til mellom partene i LS sammenheng hva gjelder 
arenareklame, bruk av storskjerm mm.  
 
DFS generelt 
De tidligere arbeider som er gjort har strandet, sikkert av forskjellige årsaker.  
Det faktum at DFS skulle gjøre seg avhengig av sponsorstøtte har vært en et tema over tid. 
Problemstillinger som:  
-hva gjør vi dersom sponsorstøtten bortfaller og man i mellomtiden har lagt seg til vaner som 
er tunge å forlate? 
-skal sponsor kunne påvirke organisasjonens politikk og aktiviteter? 
-hvordan påvirker en sentral avtale de lokale avtaler som måtte eksistere med samme sponsor 
(eks bank)?  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre gir administrasjonen i oppdrag å arbeide videre med et sponsorkonsept 
for hele DFS, LS inkludert, i samarbeid med Nordic Arena. Konseptet legges fram for styret 
på et senere møte for godkjenning.  
 
Norges Skytterstyre gjorde følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas.                                                                               
 
Sak 62/2006: Rangeringsregler på innendørs 15 meter 
På Skyttertinget 2006 ble det vedtatt nye rangeringsregler i baneskyting og feltskyting, men 
det ble der ikke gjort spesifikt vedtak om innendørsskyting på 15 meter. Dagens tierregel i 
Skytterbokas punkt 10.440, blir fra sesongen 2007 erstattet med innertierregel. 
Innertierregelen vil si at man teller innertiere først ved rangering, deretter tiere, niere, osv. 
 
Vedtak: 
Som konsekvens av vedtaket i sak 10 på Skyttertinget 2006, gjelder innertierregel også på 15 
meter innendørsskyting fra 1. januar 2007.  
 
 
Meldingssaker: 

1. Rapoorter fra LS 2006 fra Skytterkontorets avdelinger 
2. Oversikt over uttak av materiell fra salgsavdelingen  
3. Status Landslotteriet 2006 
4. Diverse takkebrev i anledning LS 2006 
5. Mil NM i fremtiden 
6. Program for besøk HVUV 



År 2006 den 20. oktober holdt Norges Skytterstyre møte på Raftevolds hotell, Hornindal 
 
Til stede: Hans O. Kveli, Sindre Undseth, Jarle Tvinnereim, Janne Kornbrekke Dalene, Jon G. 
Hofstad og Olav Aasen 
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
 
Sak 63/2006: Sikkerhet på skytebaner. Sanitetsutstyr 
DFS har ikke gitt skytterlagene noe sentralt pålegg om førstehjelpsutstyr på skytebanene.  
Dette er imidlertid et spørsmål som administrasjonen har drøftet med jevne mellomrom. 
 
Skytebanene er ofte blant de mest brukte og besøkte idrettsarenaer i lokalmiljøene.  I tillegg 
til skyttere og jegere er banene besøkt av skytternes og jegernes familiemedlemmer.  Mange 
skytterlag arrangerer tiltak for å øke aktiviteten, noe som fører til at personer i alle aldre uten 
vår naturlige og normale tilknytning til skyttersak og skyting besøker skytebanene.  En del 
skytebaner har aktivitetsområder for barn som er med foreldrene på trening eller stevner. 
 
Viktigheten av førstehjelp 
Førstehjelp er å forebygge at det oppstår problemer etter skader. Det å ha førstehjelpsutstyr 
som alle vet å finne tak i om nødvendig, kan bidrag til å hindre at et beskjedent skadeomfang 
utvikler seg til å bli et større problem.  I en tid da det er en stadig økende konkurranse om å 
rekruttere ungdom, og følgelig også rekruttering av ungdommenes foreldregenerasjon i 
tillitsmannsarbeid, vil det å kunne inkludere enkelt førstehjelpsutstyr i vår totale 
sikkerhetspakke virke både ansvarlig og tillitsvekkende. 
Et framtidens skrekkens scenarium kan være at organisasjoner vil bli gjort økonomisk 
ansvarlig for senskader på personer som kunne vært unngått dersom organisasjonen har hatt 
førstehjelpsutstyr til behandling av skaden når uhellet skjedde. 
 
Hva slags førstehjelpsutstyr er nødvendig 
En tenker seg en veske eller skrin med følgende innhold: 

- sterile kompresser, 
- kvikkplaster i forskjellige størrelser, 
- gasbind, bandasjer til forbinding, 
- renseservietter, 
- engangshansker, 
- væske for øyeskylling, 
- munn til munn-maske, 
- saks, pinsett, sikkerhetsnåler og tape. 

 
Det bør minimum være en førstehjelpsveske/skrin med ovennevnte innhold på hvert 
skytebaneanlegg.  Den bør være plassert på en merket og bekjentgjort sentral plass. 
 
Med bakgrunn i ovennevnte drøfting mener administrasjonen at alle skytebaneanlegg som 
eies eller leies av skytterlag tilsluttet DFS pålegges å ha førstehjelpsutstyr på anlegget. 
Administrasjonen jobber videre med å beskrive utseende og innhold på dette utstyret samt 
innhente pristilbud.  Administrasjonen får videre i oppdrag å beskrive rutiner for kontroll, 
overordnet kontroll samt komplettering av utstyret.  DFS bekoster ett sett utstyr på hvert 
skytebaneanlegg.  Dette finansieres gjennom lotterimidler.  Skytterlag som ønsker flere sett 
må kjøpe disse selv.  Dette administreres av salgsvirksomheten. 
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Skytebaneanlegg som eies eller leies av skytterlag tilsluttet DFS skal ha førstehjelpsutstyr på 
anlegget.  DFS vil bekoste ett sett utstyr på hvert skytebaneanlegg.  Administrasjonen 
iverksetter prosjektet når materiell og finansiering er i orden.  Skytterbokas kapittel 13 
ajourføres i forhold til dette vedtak. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Sak 64/2006: Møteplan for Norges Skytterstyre 2007  
1. Mandag 26. februar   Oslo 
2. Mandag  26. mars   Oslo 
3. Mandag 23. april   Oslo 
4. Onsdag 25. juli    Steinkjer 
5. Torsdag 26. juli    Skyttertinget 
6. Søn/Man 16/17. september  Førde 
7.  Mandag 29. oktober   Oslo 
8. Fre/Søn 7.-9. desember  Oslo 
 
Møtene i Oslo holdes normalt mandag på Skytterkontoret, men administrasjonen vurderer 
saksmengde og innkaller om nødvendig til møtestart søndag.  
 
Sak 65/2006: Skytetider på 100 meter 
Tingsak nr 8, vedtak for 100m: 
Forslaget fra Skytterstyret om at Norges Skytterstyre gis fullmakt til” å justere skytetider i den 
hensikt å øke hastigheten på seriene noe samt å gjøre skyteledelsen enklere” ble enstemmig 
vedtatt.  
 
Drøftinger i DFSU: 
Rekrutteringsklassene er opplæringsklasser der vi forbereder skytterne til en lengre 
skytekarriere innenfor DFS. Vi rekrutterer i utgangpunktet med tanke på at skytterne skal 
fortsette som seniorer. Hensynet har alltid ligget hos bredden av skytterne når det gjelder 
vanskelighetsgrad og progresjon. Vi ønsker å ha flest mulig deltakere, lengst mulig.  
 
Det er lett å sette ned kreative og lure løsninger på papiret. Det er lett å sjonglere med disse 
tallene i tro på at ungdommen vil finne det utfordrene og spennende. Men som vi vet er det 
mange ideer som kun fungerer på papiret. Vi må ikke miste fokus på hvem vil legger til rette 
for. 
 
DFSU vurderte mulige alternativer: 
En tilnærming til seniorprogrammet med følgende skytetider: 
1 1/2 - 3 - 2 - 3 - 2 
  
 
Dagens regelverk for skytetider beholdes: 
2 - 2 - 2 - 4 - 2 (3 for veteraner) 
 
En progresjon med noe hurtigere skyting: 
2 - 2 - 2 - 3 - 2 (2 min også for veteraner) 
 



DFSU tror en liten justering i forhold progresjonen opp til seniornivå kan være det beste 
alternativet. På seniornivå vil skytterne møte enda hurtigere skyting, og en tilnærming til dette 
kan vi oppnå ved å redusere tiden på 10-skudden. 3 min på 10-skudden finner vi i alle klasser 
på 200/300 m. Gjennom programmet skal skytterne beherske presisjonskyting, 
kombinasjonskyting og hurtigskyting. Innføring av litt kortere skytetid under 
”kombinasjonsskytingen” vil utfordre skytterne i teknikk og rytme, noe de senere vil ha bruk 
for når skytetidene blir knappe.  
 
For standplasslederen er dette en enklere tallrekke å forholde seg til, og 3 min på 10-skudden 
er kjent fra seniorprogrammet. Hensynet ligger også her til de eldste og de yngste, og bredden 
av skytterne. Begynner- og opplæringsfasen skal ikke være for utfordrende, samtidig som de 
mer erfarne må gis utfordring. DFSU mener vi her får en god balansegang. 
 
(1 min tillegg for enkeltskuddvåpen). 
  
DFSU anbefaler Norges Skytterstyre å innføre alternativ tre: 2-2-2-3-2,( 1 min tillegg for 
enkeltskudd) som nye skytetider, Skytterboka tabell 11.110 Mesterskapsprogram på 100 m 
endres tilsvarende. 
 
Drøfting 
Ved dette alternativet ble det en del meningsutveksling i administrasjonen om tiden for 
veteraner i finalen. I dag har de 3 min. I administrasjonen er det noe usikkerhet om hvorvidt 
en hastighetsøkning her er positivt.  
 
For standplasslederen ville nok en komplett likhet med 200m vært det beste. Dog hadde nok 
ikke finalen kunne vært skutt likt på 100m og 200m. Imidlertid ville nok dette ikke blitt noe 
enklere for de relativt ferske skytterne på 100m. En serie ville dessuten endog blitt 
langsommere enn nå. 
 
Konklusjon: DFSU sitt forslag støttes. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Skytterbokas tabell 11.110 Mesterskapsprogram på 100 m. Endres slik: 
 
1, 2 og 3. serie for alle klasser: 2 min pr serie som nå 
4. serie ( 10 skudden )  3 min 
5. serie (mesterskapsomgang) 2 min (ikke aspirant) 
 
Prøveskudd som nåværende reglement. På alle tellende serier gis det ett min tillegg for 
enkeltskuddsvåpen. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Sak 66/2006: Sammenslåing av skytterlag 
Norges Skytterstyre har gitt administrasjonen fullmakt til behandling og beslutning om 
sammenslåing av skytterlag. 
 



Forutsetningen for dette er at de lag som søker sammenslåing behandler saken etter de regler 
som er satt. Disse regler er: 
-begge(eller flere) lag har årsmøtevedtak på sammenslåing med et annet(eller flere)lag og det 
er gjort avtale om videre prosedyre (fellesmøte mellom styrer, felles gjennomgang av 
økonomisk situasjon, baneanlegg med mer) 
-det er oppnådd enighet om lagsnavn 
-samlaget er orientert og har gitt sitt samtykke 
 
Skytterkontoret kan bekrefte at det ikke er mottatt årsmelding fra Bolstadøyri de siste fem år.  
 
§1-11, § 1-14 og § 1-15 i Skytterboka omhandler bestemmelsene vedrørende lag som ikke 
fungerer, ikke følger reglene, med mer. 
 
Det er tidligere drøftet hva som skal være kriterier for at et lag skal ansees nedlagt uten at 
laget selv har tatt en slik beslutning. Retningslinjer bør bli vedtatt av Skytterstyret snarest 
mulig. 
 
Drøfting: 
Skytterkontoret er kjent med at skyttersamlaget har gjort gjentatte forsøk på å få liv i 
Bolstadøyri skyttarlag, bl.a. ved å få sendt inn årsmelding. Dette har ikke gitt synlige resultat. 
 
Etter administrasjonens vurdering er ikke forutsetningene for en sammenslåing av de to 
nevnte lag til stede.  
 
Det foreligger ikke noe vedtak i Bolstadøyri skyttarlag om sammenslåing med Voss. Voss 
skyttarlag kan selvsagt heller ikke ensidig bestemme noe som helst som vedrører Bolstadøyri. 
Mye av årsaken til tilbakeholdenhet med en tvungen avvikling har vel vært et håp om at det 
skulle dukke opp nye personer som kan sette fart i et lag som ligger nede. Et slikt håp vil ikke 
være levende lengre dersom laget i mellomtiden er nedlagt. 
På den annen side er det nok fortsatt slik i en del distrikt at sammenslåing av lag til noe større 
enheter er en naturlig prosess som ikke bør forhindres av sendrektighet av enkeltpersoner.  
Her er det at organisasjonens sentrale myndigheter kan sette klare kriterier for reaksjon etter 
at det meste er prøvd for å holde et lag oppegående. 
 
I den konkrete saken er det administrasjonens oppfatning at sist kjente leder i Bolstadøyri 
skytterlag tilskrives rekommandert av Skytterkontoret. Ordlyd i brev gitt i vedlagte eksempel. 
Teksten justeres i samsvar med den aktuelle situasjon. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
Bolstadøyri skyttarlag tilskrives rekommandert med anmodning om informasjon om lagets 
tilstand og planer, samtidig varsles det om tiltak fra DFS med mindre årsmøte avholdes og 
årsmelding sendes inn innen 1.jan 2007.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas med følgende tillegg: 
Sak angående retningslinjer for reaksjoner ovenfor lag som ikke fungerer administrativt blir å 
vedta på Skytterstyrets møte i desember 2006. Administrasjonen utarbeider forslag til 
reglement.  
 
 



Sak 67/2006: Samarbeid med Norges Skiskytterforbund 
Etter vedtak i sak 84/2005 har det nå vært møte mellom Norges Skiskytterforbund og DFS.  
 
Møtet konkluderte med at det var god interesse blant de tilstedeværende for en ny giv i 
samarbeidet mellom de to organisasjoner.  
 
DFSU er orientert om møtet på sentralt nivå og drøftet saken i sitt møte 11/9 2006.    
 
Drøftinger i DFSU: 
 
DFSU ser med fordel på et gjensidig samarbeid mellom skytterlag og skiskyttergrupper rundt 
om i Norge. DFS har sin kompetanse når det gjelder skyteteknisk opplæring, og vi har flere 
eksempler på toppidrettutøvere som benytter DFS skyttere som trenere. Skiskyting er en 
kombinasjonsidrett, der fysisk form og skytetekniske ferdigheter gir resultater. Det ses som en 
klar fordel og god ressursbruk for skiskytterne å benytte lokale skytterlag, med deres 
instruktørkompetanse fremfor lønnede trenere. DFS på sin side er tjent med å presentere 
skyttersporten og det lokale skytterlaget, for ikke alle greier å henge med og nå toppen i 
skiskyting. Mange faller av på grunn av de fysiske kravene, og mange greier ikke 
kombinasjonsidretten. Det er da skyting kommer inn som et alternativ. Noen velger å bli rene 
skiløpere, mens andre ønsker å fortsette med skyting. DFS har også skifelt som et alternativ 
for skiskytterne. Også skiskyttergruppene har muligheten til å rekruttere fra DFS ved et 
gjensidig samarbeid. Det viktigste er at vi beholder ungdommen i et organisert og sunt miljø, 
over tid. Om de velger det ene eller andre får bli opp til den enkelte.  
 
Dette er et tilbud begge organisasjonene er tjent med. Erfarings-, ressurs- og 
aktivitetsutveksling mellom skiskyttere og skyttere kan på sikt gi gode resultater og 
rekruttering til begge organisasjoner.  
 
 
DFSU ønsker å presentere dette tilbudet for skytterlagene som forslag til videre aktivitet for 
skytterlagene. Dette blir en utvidet del av Skyteskolepakken som skal revideres så snart som 
mulig. 
 
Administrasjonens kommentar: 
Skyteskolepakken har gitt aktivitet i skytter-Norge. Stadig flere skytterlag arrangerer 
skyteskole. Dette er et rekrutteringstiltak og en aktivitet som er tilrettelagt for lag som ønsker 
å drive en helhetlig og oppfølgende virksomhet.  
 
Skiskyttergrupper og skytterlag 
 
 Utvikling av skyteferdighet   

Gjensidig samarbeid 
Aktivitetsutveksling 
Felles rekruttering 

 
Den grunnleggende skyteopplæring for skiskyttere vil normalt foregå på ungdomsnivået. Det 
vil derfor være en god start på et samarbeid at DFS fra sentralt hold oppfordrer skytterlagene 
til å invitere skiskyttergrupper til skyteskole, sammen med skyttelagets egne medlemmer, 
eller som selvstendige opplegg. Det forutsettes at Norges Skiskytterforbund gjør et tilsvarende 



initiativ og oppfordrer skiskyttergruppene til å ta kontakt med skytterlag for et nærmere 
samarbeid lokalt. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Det etableres snarest en samarbeidsavtale mellom DFS og Norges Skiskytterforbund. 
Det sendes umiddelbart ut informasjon til skytterlagene om det sentrale tiltak. Samtidig 
oppfordres skytterlagene til å innlede samarbeid med skiskyttergrupper med tanke på bidrag 
til skyteopplæring for skiskyttere i form av f. eks invitasjon til skyteskole. 
 
Vedtak:  
Administrasjonens forslag vedtas med følgende tillegg: 
Sammen med samarbeidsavtalen vedlegges eksempel på gjennomføring av skyteskole fra 
Tingvoll. 
 
Sak 68/2006: Forslag om finaler i militært NM  
Mil NM ble første gang offisiell øvelse ved LS 2006 i Øverbygd. Den militære norgesmester 
ble den som hadde lavest plassiffer i øvelsene bane-, felt- og stangskyting. 
 
GIHV ønsker at det gjennomføres en finale slik vi gjør i øvrige øvelser på LS. Med dette vil 
en rette enda mer velfortjent fokus på mil NM 
 
Vedtak: 
Det søkes gjennomført en egen finale i mil NM. 
Program bestemmes i samarbeid mellom Skytterkontoret og Forsvaret. Tidspunkt bestemmes 
i sammenheng med fastleggelse av tidstabell for LS. 
 
Sak 69/2006: Søknad om miljøpakkemidler til nybygging av skytebane  
Mottatte søknad fra de to skytterlagene Stiklestad & Vuku og Verdal Søndre om miljømidler 
til bygging av ny bane ville normalt blitt avslått fra Skytterkontorets side, begrunnet i den 
innarbeidede regel om at miljøpakketilskudd er forbeholdt utbedring av eksisterende baner. 
Etter samtale med president Kveli ønsker likevel administrasjonen å fremme saken for 
Skytterstyret. 
 
Det prinsipielle spørsmål om miljøpakketilskudd fortsatt skal være forbeholdt utbedring av 
eksisterende baner, eller om det også skal kunne gis slikt tilskudd til bygging av nye baner, er 
av fundamental betydning for miljøpakkeprosjektet. Regelen om tilskudd kun til eksisterende 
baner har hittil vært praktisert strengt og unntaksfritt. Spørsmålet om miljøpakketilskudd til 
bygging av ny skytebane, til erstatning for fraflytting av en eksisterende, støybelastende bane, 
har vært aktuelt i flere saker. Fra seinere tid kan nevnes "tunge" saker som Drangedal 
skytterlag, Nordstrand skytterlag og Klæbu skytterlag. Vi har ingen dokumentert oversikt 
over hvor mange skytterlag som har vært i tilsvarende situasjon, men det er på det rene at 
flere nye baner er bygget til erstatning for gamle, støybelastende baner, uten 
miljøpakkefinansiering. Dersom en åpner for miljøpakketilskudd til bygging av nye baner, vil 
dette kunne hevdes å innebære en urimelig forskjellsbehandling i forhold til de skytterlag som 
hittil har fått avslag på slike søknader (eller mer praktisk: De skytterlag som har fått klart 
signal om at eventuell søknad vil bli avslått).  
 
En bør være oppmerksom på at det i praktisk talt alle tilfeller av nybygging til erstatning for 
en gammel skytebane vil oppnås støyreduksjon, på grunn av utviklingen innenfor akustikk, 



materialvalg og tekniske løsninger. Det vil derfor nesten alltid foreligge gode argumenter for 
miljøpakketilskudd i slike saker.   
 
Mange av de 83 baner som hittil er støyutbedret gjennom miljøpakka, har vært preget av 
konflikt - i forhold til naboer, og i flere tilfeller også i forhold til myndigheter på kommune- 
eller fylkesnivå. I flere slike saker har det, med suksess, vært argumentert fra DFS med at en 
dokumentert støyforbedring av en eksisterende bane - finansiert med statsmidler - er langt 
bedre enn usikre, ressurs- og kostnadskrevende planer om bygging av ny bane, med uavklart 
finansiering. Et slikt pragmatisk utgangspunkt har ofte vært nødvendig for å finne realistiske, 
raske og gjennomførbare løsninger lokalt. En fjerning eller utvanning av prinsippet om at 
miljøpakketilskudd er forbeholdt eksisterende baner, vil gjøre en slik argumentasjon - som 
altså har vist seg å gi gode resultater i praksis - mindre aktuell.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
Søknaden fra Stiklestad & Vuku skytterlag og Verdal Søndre skytterlag avslås. I samsvar med 
gjeldende regler og retningslinjer forbeholdes miljøpakketilskudd fortsatt støyutbedring av 
eksisterende skytebaner.  
 
Vedtak: 
Saken utsettes.  
 
Sak 70/2006: Søknad om å få skyte i klasse 2 i 2007 
Det foreligger søknad fra Leif Arne Grytten fra Otta. Han bruker beta-blokkere (på 
dopinglista i regleverkets punkt 15.200) mot høyt blodtrykk, og ønsker nå å få skyte i klasse 2 
neste år (som ikke blir omfattet av dopingreglement). Han har skutt i klasse 4 i 2006, og 
oppnådde 232 på lagmesterskapet. Det skulle tilsi at han i 2007 må skyte i klasse 4, hvor han 
ikke kan benytte betablokkere i henhold til dopingreglementet.    
 
Administrasjonens vurdering: 
Saken til Grytten er en prinsippsak, og det er viktig å få avklart hvordan vi nå forholder oss til 
slike tilfelle med den nye klassestrukturen. Ett av forholdene som der ble diskutert var nettopp 
at flere av de yngre skytterne som ikke hadde nådd alder for klasse V55, men av helsemessige 
årsaker måtte benytte betablokkere, skulle få være med på DFS-skyting. 
 
Administrasjon konkluderer med at Grytten nå bør gis mulighet til å skyte stevner utenfor 
eget lag, og da i klasse 2. Dette etter å ha drøftet flere andre muligheter. Eksempelvis har det 
vært diskutert å la han fortsatt skyte i klasse 4, men utelukke ham fra mesterskapene. En 
annen mulighet var å gi han dispensasjon til å skyte i klasse V55. Begge disse alternativene 
medfører imidlertid praktiske problemer som vil være uheldige. 
 
En ny problemstilling oppstår (som han beskriver selv) om han skyter 242 som 
klassesettingsresultat i klasse 2. Da skal han jo etter regelverket flyttes opp i klasse 3 hvor 
dopingreglementet gjelder. Hvis en slik situasjon oppstår, mener administrasjonen at han må   
søke på nytt til Norges Skytterstyre og saken må da til ny behandling.  
  
Administrasjonens anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
Leif Arne Grytten gis av helsemessige årsaker mulighet til å skyte i klasse 2 fra sesongen 
2007. Når/hvis han oppnår kravet til klasse 3, må saken tas opp til ny vurdering i Norges 
Skytterstyre. 
 



Vedtak:  
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Sak 71/2006: Budsjettforslag for offentlige midler  
Norges Skytterstyre tar fremlagte forslag til budsjett for offentlige midler for 2007 til 
etterretning. Resultatet av drøftingene i Norges Skytterstyre innarbeides i endelig 
budsjettforslag for offentlige midler for 2007 som blir lagt fram til Norges Skytterstyre i 
desember 2006. 
 
Sak 72/2006: Forslag om frivillig opprykk fra klasse Aspirant før oppnådd alder  
Telemark skyttersamlag har sendt inn forlag om frivillig opprykk før fylte 12 år, fra klasse 
Aspirant til klasse Rekrutt. 
  
Forslag fra Telemark Skyttersamlag 
Basert på diskusjon og konklusjon i styret i Telemark Skyttersamlag, ber vi om at DFSU tar 
opp til diskusjon og innstiller overfor Norges Skytterstyre for behandling i sitt møte den 23/10 
2006, en sak om tilpasning av nåværende regler for deltakelse i Rekrutt på vanlige stevner og 
mesterskap. 
  
Sakens bakgrunn er at vi i flere av samlagene i Sørlandskretsen de siste årene, har hatt 
deltakere i R som ikke har oppfylt kravet til alder, men som selv ikke ønsker lengre å delta i 
Aspirant. Disse enkelte skyttere har vært blant Sørlandskretsens beste i R. Det er grunn til å 
anta at situasjonen skiftevis er tilsvarende i mange andre samlag i DFS. 
  
De aktuelle skytterne har solid opplæring i sikkerhet og behandling av våpen og innehar gode 
skytekvaliteter. De få gutter og jenter dette gjelder, ligger noe foran i utvikling også fysisk og 
mentalt enn gjennomsnittet for sine jevnaldrende. Til tross for klare tiltak både fra foreldre og 
ungdomsledere i skytterlag, ønsker ikke disse få, unge gutter og jenter å fortsette sin skyting i 
Aspirant. Uten nye utfordring og muligheter for å være med å delta i R, så faller 
skyteinteressen med fare for at de slutter helt og velger andre fritidshobbyer. 
  
Først og fremst er det viktig å ivareta bredden blant våre mange unge skyttere. Det er 
allikevel viktig å ta hånd om de beste og de som trenger videreutvikling. Dagens regler om at 
skytteren må fylle 12 eller 13 år i kalenderåret, er derfor med ovennevnte bakgrunn - ikke 
fullt ut tilfredsstillende. En forsiktig tillemping som ivaretar den situasjonen som flere 
ungdomsledere rundt om opplever, og en tilpasning til slik virkeligheten faktisk er - må være 
riktig for vår organisasjon og ta hensyn til. Som kjent har NIF tilpasset og endret sitt syn 
vedr. barneidrett. DFS må ikke komme dit at når vi har etablert regler og er i starten på vår 
praksis, så har andre sammenlignbare organisasjoner som ivaretar lek, opplæring og idrett 
for barn og unge - endret sitt regelverk og praksis. 
  
I stedet for å flytte aldersgrensen nedover, ber vi derfor DFSU vurdere å innføre en regel om 
frivillig opprykk før fylte 12 år. Vi har som kjent i flere år hatt tilsvarende regler for frivillig 
opprykk fra R til ER og fra ER til J bl.a. for å fange opp de som er lei av det skyteprogram 
de har nå, og ønsker nye utfordringer. 
  
Vi er av den oppfattning at DFSU bør behandle denne saken snarest og avgi innstilling til 
Norges Skytterstyre slik at vedtak i saken kan fattes i styremøte 23/10 2006 slik at nye regler 
blir gjeldene fra 1/1 2007. Saken bør være av en slik begrenset karakter at det er Skytterstyret 
som avgjør dette spørsmålet. Bestemmelser av slik art er etter vår oppfatning unødvendig å la 



bli en sak som skal behandles og avgjøres på et Skytterting. Dette må være et eksempel på sak 
som det naturligvis er flere av, som ikke hører hjemme på Skyttertinget - men er endel av 
Norges Skytterstyret sitt ansvarsområde. 
 
Drøftinger i DFSU: 
Skyting i forhold til Norges idrettsforbund og barneidrettsbestemmelsene: 
 
Barneidrettsbestemmelsene er klart forankret i idrettsforbundets overordnede målsetninger, 
men gir et klart signal om begrensninger i konkurransetilnærmingen. 
Barneidrettsbestemmelsene har et godt juridisk og organisatorisk grunnlag i Norges 
Idrettsforbund og Olympiske Komité. Disse bestemmelsene omfatter alle barn til og med 12 
år.  
 
Barneidrettsbestemmelsene legger hovedvekt på: 

1. utøvernes trivsel 
2. flest mulig skal delta 
3. tilpasset det enkelte barn og dets mestringsopplevelser 
4. allsidighet og lek 
5. stimulere til uorganisert egenaktivitet 

 
Det har vært mange diskusjoner rundt tidlig trening og mer krevende konkurranser, samt mer 
tidsbruk på spesialisering. Statistikk viser at 1 av 1000 som har drevet barneidrett, kommer 
seg opp til et elitenivå. Forskning peker entydig på at utviklingen av idrettsutøvere som forblir 
aktive over tid, må betraktes i lys av utøvernes primærsosialisering, kvaliteten, tryggheten og 
inkluderingen i læringsmiljøet.  
 
Idrettforbundets formål har fokus på konkurranseidretten, og rekruttering til toppidretten, 
mens barneidrettsbestemmelsene har litt annet fokus og mål. Idrettsforbundets holdning er at 
idretten skal kunne organisere barn i trening, men at vi må ha en nedre aldersgrense for 
konkurransetilbud utenom egen treningsgruppe. ”For barn t.o.m. det året de fyller 7 år bør det 
ikke arrangeres konkurranser utover det som er naturlig innen gruppen/aktiviteten/treningen”. 
Denne teksten står i dag i bestemmelsene.” Barneidrettsbestemmelsene skiller seg noe fra 
dette. ”Barn mellom 8-10 år skal ikke rangeres eller premieres i forhold til prestasjoner. For 
barn mellom 11–12 år skal ikke arrangeres kretsmesterskap og det skal kun konkurreres 
innenfor landets grenser. Fra og med 13 år er du idrettsungdom, og kan konkurrere på høyere 
nivå”. 
 
Med bakgrunn i dette er det to faktorer vi må vurdere. På den ene siden har vi den enkelte 
skytteren, som har ferdighetene og motivasjonen til å kunne delta i en høyere klasse. På den 
andre siden har i bredden av norsk skytterungdom. Vi står her i fare for å åpne for en praksis 
der det gjelder å få frem skyttere så tidlig som mulig. Det er et fåtall skyttere som selv ønsker 
frivillig opprykk, og disse igjen er ofte et produkt av ivrige lag og foreldre som trener barna 
ambisiøst.  
 
I DFS driver vi aktiv skyting, med våpen, og hovedvekten i opplæringen ligger på sikkerhet. 
Vi kommer i en særstilling når det gjelder kravet til modenhet, og vi må særlig ta hensyn til 
alder når det gjelder bredden av skyttere som får sin opplæring. Vi bør tenke oss nøye om før 
vi åpner for frivillig opprykk, slik at stadig yngre skyttere ikke begynner tidligere for å 
komme seg opp klasse Rekrutt. 
 



Vi kan ikke lukke øynene for at dette skjer, for det skjer allerede, og er beskrevet i forslaget til 
Telemark skyttersamlag. Skytterne er for unge i klasse R, og dette sees på som et problem. 
Spørsmålet blir bare om problemet ligger i regelverket, eller i håndhevingen av regelverket. 
DFSU vil minne om at samlagene har en tilsynsfunksjon, og skal etterse at dagens regelverk 
blir etterfulgt. Hensynet skal her ligge hos den unge skytteren som ofte uvitende deltar i 
klasse Rekrutt for tidlig. 
 
DFSU anbefaler overfor Norges Skytterstyre å opprettholde dagens regelverk for frivillig 
opprykk i rekrutteringsklassene. 
 
Administrasjonens kommentar: 
Administrasjonen støtter DFSU’s vurdering og vedtak. 
Klasse Aspirant og reglementet for klassen er fastsatt av Skyttertinget i sak 8/1999. 
Endring av dette vedtaket er etter alt å dømme en ny Tingsak.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Regelverket for klasse Aspirant opprettholdes. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas med følgende tillegg: 
Det startes en prosess hvor det vurderes om de skyttere som fyller 11 år i kalenderåret skal 
kunne tillates å skyte i klasse Rekrutt. 
 
Sak 73/2006: Krav om arrangementsavgift av forhåndspåmeldte som ikke møter på 
stevner  
Vårt regelverk inneholder noen generelle bestemmelser vedrørende arrangementsavgift og 
premieinnskudd på stevner. Ovennevnte problemstilling er ikke beskrevet og kravet er derfor 
heller ikke hjemlet i regelverket. 
Samlagene fastsetter satser for sine lags åpne stevner. Skytterboka 10.110 (spes 10.115). 
Et resultat av(i hovedsak) elektronisk påmelding er at påmelding til åpne stevner har blitt noe 
”optimistisk” med den følge at flere enn før uteblir.  
Det som nå skjer er at enkelte arrangører hevder å ha rett til å kreve arrangementsavgift betalt 
av de som er påmeldt, men ikke møter. Spørsmålet blir nå om en arrangør i sin alminnelighet 
har rett til å kreve en slik etterbetaling.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
Skytterbokas pkt 10.115 gis følgende tillegg: Ved åpne stevner betales normalt innskuddet 
ved frammøte. Forhåndspåmeldte skyttere som ikke møter kan ikke kreves for 
arrangementsavgift. 
 
Vedtak:  
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Sak 74/2006: Anmeldelse for overtredelse av dopingreglementet 
Skytterkontoret gjennomførte i forbindelse med Østlandscupfinalen i regi av Asker skytterlag 
en dopingkontroll den 17. september 2006. Tre urinprøver ble tatt, og vi har nå fått 
analyseresultatet fra Aker universitetssykehus om at en av prøvene hadde positivt resultat i 
forhold til DFS sitt dopingreglement. I prøven ble det hos utøver Trond Arne Midtbø fra 
Spydeberg skytterlag gjort funn av beta-blokkeren propranolol.  
 



I henhold til DFS sitt regelverk er saksgangen i dopingsaker at Norges Skytterstyre kan bringe 
en anmeldelse inn for Domsutvalget i DFS. (Det vises til regelverket i Skytterbokas kapittel 
15). Domsutvalget skal snarest mulig sende anmeldelsen til utøver som gis frist på 3 uker til å 
uttale seg. Deretter skal Domsutvalget fatte beslutning om eventuell straff.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar å anmelde skytter Trond Arne Midtbø fra Spydeberg skytterlag til 
DFS sitt Domsutvalg for brudd på DFS` dopingreglement. DFS faste advokat, Sven 
Knagenhjelm, gis i oppdrag å saksbehandle anmeldelsen og oversende den til Domsutvalget.  
 
I påvente av sakens behandling i Domsutvalget, suspenderes Trond Arne Midtbø fra retten til 
å delta på trening og konkurranser i DFS regi i to måneder, regnet fra dags dato, dog ikke 
utover tidspunktet for Domsutvalgets avgjørelse i saken.  
 
Sak 75/2006: Vedrørende skatteplikt for utleie av salgsområder under LS 2004 
Ligningskontoret i Sandnes varslet LS-arrangørene i 2004 om at netto leieinntekter fra utleie 
av salgsområder under LS var skattepliktige i brev datert 18. oktober 2005. 30. januar 2006 
ble dette vedtaket påklaget fra arrangørene, men klagen ble avslått 5. september 2006. Saken 
er prinsipiell, og hvis arrangørene skal gå videre med saken er neste instans en stevning til 
Tingretten. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre anbefaler arrangørene av Landsskytterstevnet i 2004 å påklage vedtak fra 
Sandnes Ligningskontor om skatteplikt for netto leieinntekter av salgsområder. Sakskostnader 
for inntil 50 000 kroner vil dekkes av DFS.   
 
 
Meldingssaker:                 

1. Brev fra Lars Indreiten 
2. Brev fra Morten Bjerknes 
3. Brev fra Knut Terje Dahle 
4. Brev fra Lars Himle m/svar 
5. Nye rangeringsregler 
6. Revidert budsjett for off. midler 2006 
7. Tertialregnskap pr 3108 
8. Anbudsinnbydelser som klargjøres 
9. Klagesak vedr. skatteplikt for LS 04 
10. Brev fra GIH vedr. sikkerhet på skytebaner 
11. Forslag om ferdigstilling i alle skytinger 
12. Melding om MVA-kompensasjon 
13. Referat fra møte i SFU(sendt på mail) 

Åpent forum:  
1. Elektronikk i feltskytingen på LS – turnusordning - organisering – 

avtalen med Forsvaret   
2. Finfeltfinale på elektronikk i 2007 
3. Tidsrom for storskjerm på LS   

 
 
 
 



År 2006 den 2. desember holdt Norges Skytterstyre møte på Holmenkollen Park hotell, 
Oslo 
 
Til stede: Hans O. Kveli, Sindre Undseth, Jarle Tvinnereim, Janne Kornbrekke Dalene, 
Henning Ivarrud, Jon G. Hofstad, Olav Aasen og Ferdinand Brovold 
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik. Tor Laugen var tilstede under 
behandlingen av budsjettet for offentlige midler for 2007. 
 
 
Sak 76/2006: Skyteboka LS 2007 
Arrangørene i Steinkjer har søkt om godkjenning av pris på skyteboka og campingavgift til 
Landsskytterstevnet 2007. 
 
Norges Skytterstyre vedtar følgende satser for skyteboka 2007.  
 
    KL. 1-5, AG3, V55, V65, V73 Jr/ER/Rekr. 
 
Arrangement   kr. 370     kr. 255 
Premieinnskudd bane  kr. 140     kr. 140 
Premieinnskudd felt  kr. 150     kr. 150 
Premieinnskudd Stang kr.   70     kr.   (70) Jr. 
Premieinnskudd felth.  kr.   70     kr.   (70) Jr. 
Premieinnskudd minnesk. kr.   25     kr.   25  
Sum skytebok   kr. 825     kr. 570  (710) Jr. 
 
Ved påmelding  kr. 370     kr. 255 
Ved innløsning av Sk.bok kr. 455     kr. 315  (455) Jr. 
 
Premieinnskudd for ikke skutte øvelser refunderes fra arrangøren til skytterlagene som et 
ordinært premieoppgjør etter landsskytterstevnets slutt.  
 
Kompensasjon for gavepremier fra DFS:     kr. 80 
Kompensasjon til DFS for ikke innløste skytebøker: Senior/veteran kr. 85 
               Rekruttklassene kr. 50 
 
Skytterkontoret produserer og trykker deltakeravis med troféoversikt som kompenseres fra 
teknisk arrangør med kroner 10 per påmeldte deltaker.    
 
Ved etteranmelding til ca. tre uker før stevnestart betales et tilleggsgebyr på kroner 600 for 
seniorklassene og kroner 200 for rekrutteringsklassene.  
 
Campingavgiften på Landsskytterstevnet 2007 settes til kroner 900 for campingvogn og 
kroner 500 for telt. 
 
Sak 77/2006: Søknad fra LS 2007 vedrørende støtte til opparbeiding av finalearene for 
Stang-og felthurtigskyting 
LS 2007 søker om støtte på kroner 115 000 for bygging av tribune på Stang-og 
felthurtigskytingsarenaen og superfinalen i feltskyting.  
 



Administrasjonenen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak:  
Norges Skytterstyre tildeler etter søknad fra LS 2007 kroner 90 000.- til opparbeidelse av 
finalearena for Stang-, felthurtig- og feltskyting ved Landsskytterstevnet 2007.  
 
Norges Skytterstyre gjorde følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Sak 78/2006: Skytterlag som ikke fungerer – retningslinjer for saksbehandling 
Over tid har vi i DFS erfart at en del skytterlag nedlegges, dør ut av seg selv eller blir slått 
sammen med nabolag. I de tilfellene hvor lag unnlater å levere årsmelding og/eller ikke har 
årsmøter må det finnes entydige retningslinjer for hva som skal gjøres.  
 
Administrasjonens drøfting:  
Det finnes sikkert mange varierte forklaringer til at årsmelding ikke er levert, og at eventuelt 
årsmøte ikke er avholdt. Imidlertid er skytterlagenes aktivitet av en såpass alvorlig/viktig 
karakter at det må fastholdes krav om at overordnede ledd kan være trygg på at det er foretatt 
lovlige valg og at aktiviteten i laget styres av et lovlig valgt styre. For øvrig vises til § 1 – 14 i 
Grunnreglene.  
 
Så langt har det vel vært en grunnholdning i DFS at man ikke kan forvente profesjonell 
ledelse av alle skytterlag, slik at et visst slingringsmonn vil være naturlig å legge inn i regler 
og forskrifter. 
 
Det bør videre forventes at samlaget foretar en viss form for oppsøkende virksomhet for å 
klarlegge muligheten for fornyelse i lag, samt klargjøre for laget hvilke konsekvenser og 
regler som gjelder dersom laget blir ansett nedlagt.   
 
Administrasjonen foreslår følgende tiltak ovenfor lag som ikke leverer årsmelding. 
 

1. Årsmelding mangler for ett enkelt år.  
 
Tiltak: Laget inntas ikke i Adressekatalogen for det påfølgende år. Lagets medlemmer 
kan ikke delta i konkurranser i DFS. Laget, og lagets medlemmer, mister rett til kjøp 
av ammunisjon, våpen og varer hos DFS eller annen autorisert leverandør av 
ammunisjon. Alle bidrag fra DFS sentralt bortfaller. Laget kan ikke arrangere 
skyteprøve for storviltjegere. Laget tilskrives rekommandert om tiltakene. Tiltakene 
fjernes dersom laget igjen leverer årsmelding i løpet av de neste to år. Norges 
Skytterstyre vurderer innkalling til ekstraordinært årsmøte, i samarbeid med samlaget.  
 

2. Årsmelding mangler for tre år. 
 
Tiltak. Norges Skytterstyre innstiller eksklusjon av laget for Skyttertinget, i samsvar 
med reglene i § 1–11, § 1–15 i Grunnreglene. Samlaget har rett til å disponere de 
midler som laget måtte ha. Laget, eller andre grupperinger i området, må søke opptak 
for igjen å komme inn i organisasjonen. I mellomtiden meddeles Politiet at laget ikke 
eksisterer som lag med de konsekvenser det måtte få i forhold til godkjent skytebane 
og våpenkort for laget og dets medlemmer. 

 
 
 



3. Årsmelding mangler for ett år med visse mellomrom 
 
Tiltak: Ved tre års (tre gangers) gjentakelse tas situasjonen opp til vurdering av 
samlaget og Norges Skytterstyre. Reaksjon vurderes iverksatt i samsvar med  pkt 2 
ovenfor. 
 

4. Årsmelding anses å mangle når den ikke er lagt med samlagets årsmelding 
 
(Det kan/bør unntaksvis finnes en ventil ved at årsmeldingen ettersendes til 
Skytterkontoret innen adressekatalogen går i trykken og at lag unntaksvis unngår 
tiltakene nevnt i pkt 1) 
Skytterkontoret fører statistikk på dette. Gjentakelser godkjennes ikke. 
 

5. Skytterlag som ikke avholder årsmøte har ikke lovlig valgt leder eller kasserer.  
 
Dessuten vil det mangle ett eller flere lovlig valgte medlemmer av styret som ellers 
skulle være på valg på det årsmøte som ikke er avholdt. Hvem som i et slikt tilfelle er 
ansvarlig for lagets virksomhet blir da et forhold som må avklares. Alternativet er at 
virksomheten må stoppes. 
Tiltak: Samlaget må snarest gjøre sittende styre oppmerksom på alvoret i situasjonen 
og eventuelt innkalle til (ekstraordinært) årsmøte i samråd med Norges Skytterstyre. 
 

6. Skytterlag følger ikke vedtak fra samlagets ombudsmøte 
 

Det er flere kjente tilfeller hvor lag ikke følger lovlige vedtak fra samlagets 
ombudsmøte. Dette kan f.eks være vedtak om felles finansiering av premier, medaljer 
eller andre anskaffelser mm.    
Tiltak: Laget gis skriftlig melding om samlagets syn på lagets manglende oppfølging 
av lovlig fattede vedtak. Saker av denne art søkes løst i minnelighet. Ved gjentakelser, 
eller der hvor løsning ikke finnes på annen måte, underrettes Norges Skytterstyre. 
 

7. Vedvarende unnlatelse av å følge DFS’ regler 
 
Tiltak. Eksklusjon vurderes etter reglene i grunnreglenes § 1-15. 
 
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
Framlagte forslag til retningslinjer for saksbehandling ovenfor skytterlag som ikke fungerer 
vedtas som gjeldende retningslinjer f.o.m 2007. 
 
Norges Skytterstyre gjorde følgende vedtak: 
Administrasjonens innstilling vedtas. 
 
Sak 79/2006: Representasjon for Norges Skytterstyre 2007 
 

1. Kurs for nye tillitsvalgte i samlagene. 3.- 4. februar, Oslo 
Hans O. Kveli, Olav Aasen, Henning Ivarrud  

 
 
 



2. Regionalt seminar Midt - Norge 10.- 11. februar, Stjørdal 
Hans O. Kveli, Jon G. Hofstad, Olav Aasen     

         
3. NM i skifeltskyting  i Hornindal 17.-18. mars 

Janne Kornbrekke Dalene 
 

4. HVs Landskonkurranse for ungdom, Værnes 
Olav Aasen 

 
5. Landsskytterstevnet i Steinkjer, 25. juli til 4. august 

Hele styret 
 

6. Nordisk mesterskap i bane-,felt,-og felthurtigskyting. Arvika, Sverige 31.august– 
2.september 
Hans O. Kveli, Jon G. Hofstad (lagleder), Olav Aasen 

 
7. Norgescupavslutning 23.-26. august på Sørlandet. Skytterlagene Gann, Gjesdal og 

Klepp. 
Janne Kornbrekke Dalene 

 
 8.   NM skogsløp, 8.-9.sept, Østlandet.   
        Jarle Tvinnereim 
   

9. Nordisk formannsmøte(i Norge) 13.-14. oktober 
Presidenten, leder DFSU og generalsekretær 
 

10. Regionalt seminar Østlandet 3.-4. nov, Hamar 
      Sindre Undseth, Henning Ivarrud 

  
Styremedlemmer representerer DFS ved møter i Landsdeler/landsdelskretser/samlag etter 
kunngjøring på et foregående styremøte. Reiser utover dette må avklares kostnadsmessig med 
Presidenten. 
 
Sak 80/2006: Prinsipielle sider ved ny avtale mellom Forsvaret og DFS vedrørende 
Forsvarets støtte til LS 
Forsvarssjefen har gitt GIHV i oppdrag å utarbeide utkast til ny avtale med DFS om støtte til 
Landsskytterstevnet fra 2011. GIHV ga Norges Skytterstyre informasjon om arbeidet i en 
arbeidsgruppe han har nedsatt om hvordan LS kan gis støtte fra Forsvaret etter 2010. GIHV 
ga uttrykk for at mannskapsstøtten vil bli vesentlig mindre, og at bruk av elektronikk på 
feltskytingene kan være en framtidig løsning.  
 
Norges Skytterstyre drøftet på denne bakgrunn prinsipielle spørsmål og rammebetingelser for 
de kommende forhandlinger med Forsvaret om en ny LS-avtale.  
 
Sak 81/2006: Ekstraordinære banebidrag for 2006 
Ekstraordinære banebidrag besluttes normalt i årets siste møte i styret fordi tildeling av slikt 
bidrag i stor grad avhenger av den økonomiske situasjon. Det er i 2006 ingen søknader om 
slikt bidrag. 
 
Støtte til LS finalearena for Stang- og felthurtigfinaler belastes normalt denne post. 



 
 
 
LS 07 har søkt om støtte til finalearena for Stang-og felthurtig og superfinale i felt. Dette 
behandles i egen sak. Den økonomiske situasjonen synes nå å være slik at det beløp som 
styret innvilger for LS 07 til dette formål kan belastes budsjettet for 2006.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
Støtte til LS 07 for oppbygging av finalearena for Stang- og felthurtig samt superfinale i felt 
kan, avhengig av den økonomiske situasjon, belastes regnskapet for 2006.   
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Sak 82/2006: Utsatt sak - Miljøpakkemidler til nye skytebaner 
Det vises til sak 69/2006 med administrasjonens saksbehandling. 
Administrasjonen anbefalte da flg vedtak:  
 
”Søknaden fra Stiklestad & Vuku skytterlag og Verdal Søndre skytterlag avslås. I samsvar 
med gjeldende regler og retningslinjer forbeholdes miljøpakketilskudd fortsatt støyutbedring 
av eksisterende skytebaner”.  
 
Etter at Tor-Egil Haakestad sluttet i sin stilling i FD har det helt til nå ikke lyktes å få kontakt 
med den som skulle følge opp DFS fra departementet side. Iflg Haakestad er det en 
flytteprosess i gang i FD, noe som kan forklare vansker med å få kontakt. 
 
Administrasjonen antar at selv om det blir etablert kontakt vil det ta lang tid før det kan gis et 
svar eller en anbefaling fra FD. Det har for administrasjonen sin derfor ikke framkommet nye 
momenter som endrer anbefalingen i saken. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
Søknaden fra Stiklestad & Vuku skytterlag og Verdal Søndre skytterlag avslås. I samsvar med 
gjeldende regler og retningslinjer forbeholdes miljøpakketilskudd fortsatt støyutbedring av 
eksisterende skytebaner.  
 
Vedtak: 
Saken utsettes, og det forutsettes at administrasjonen framlegger forslag til Norges 
Skytterstyre om nye retningslinjer for miljøpakketilskudd. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 83/2006: Budsjett for offentlige midler 2007 
   
 Budsjett 2007Budsjett 2006 Endring
UTGIFTER    
11 Administrasjon 8 665 000 8 035 000 630 000
    
12 Arrangementer    
12a Landsskytterstevnet 1 450 000 1 645 000 -195 000
12b Nordisk Mesterskap 350 000 460 000 -110 000
12c Norgescup baneskyting 70 000 70 000 0
12d NM skifelt og skogsløp 60 000 60 000 0
Sum post 12 1 930 000 2 235 000 -305 000
    
13 Medaljer og premier 645 000 638 000 7 000
    
14 Driftstilskudd til lavere organisasjonsledd 2 563 500 3 399 000 -835 500
    
15 Bidrag baner osv    
15a Ordinære anleggsmidler 5 230 000 5 385 000 -155 000
15b Bidrag fra miljøpakka 5 600 000 4 100 000 1 500 000
Sum post 15 10 830 000 9 485 000 1 345 000
    
16 Utdanning 1 173 000 1 080 000 93 000
    
17 Rekruttering 1 345 000 1 465 000 -120 000
    
18 Felt- og skifeltskyting    
18a Feltskyting 377 000 394 000 -17 000
18b Skifeltskyting 305 000 200 000 105 000
Sum post 18 682 000 594 000 88 000
    
19 Ammunisjonsbidrag 2 194 000 1 650 000 544 000
    
20 Markedsføring    
20a Informasjon 820 000 955 000 -135 000
20b Driftstilskudd Norsk Skyttertidende 408 000 548 000 -140 000
Sum post 20 1 228 000 1 503 000 -275 000
    
Post 21 Nytt økonomisystem,    
webportal og webshop 200 000 273 000 -73 000
    
Budsjettreserve 162 500  162 500
    
Sum utgifter 31 618 000 30 357 000 1 261 000
    
Ordinært tilskudd 24 750 000 24 750 000  
Miljøpakkemidler 5 000 000 5 000 000  
MVA-kompensasjon 400 000   
Overføringer fra tidligere år 1 468 000 607 000  
Sum  31 618 000 30 357 000  
Overføringer til neste år 0 0  



Under budsjettbehandlingen angående tilskudd til lavere organisasjonsledd framkom to 
alternative forslag. 

1. Det faste driftstilskudd på 1000 kroner til skytterlagene fjernes. Tilskuddet per 30-
skuddskytter økes fra kroner 5 til kroner 8. De tre faste abonnementene av Norsk 
Skyttertidende faktureres fra Skytterkontoret. 

2.  Det faste driftstilskudd til skytterlagene settes til 600 kroner. Tilskuddet per 30-
skuddskytter settes til kroner 5. De tre faste abonnementene av Norsk Skyttertidende 
trekkes fra statsbidraget.   

 
I forhold til begge forslag var det en forutsetning at frigjorte midler skulle benyttes til å heve 
ammunisjonsbidraget. 
 
Kveli, Undseth, Aasen og Brovold stemte for forslag 1, mens Hofstad, Tvinnereim, 
Kornbrekke Dalene og Ivarrud stemte for forslag 2. Forslag 1 ble således vedtatt med 
presidentens dobbeltstemme.  
 
Sak 84/2006: Dugleiksmerke i DFS 
Administrasjonen har sett nødvendigheten av en opprydding i regelverket om dugleiksmerket, 
og vil således fremme forslag om noen forenklinger i reglementet. Den nye klassestrukturen 
gjør at det også må tas en prinsipiell beslutning når det gjelder program for ny klasse 1. DFSU 
drøftet og vedtok også en anbefaling til Norges Skytterstyre om en endring i Dugleiksmerke 
for klasse aspirant i sitt novembermøte.  
 
Saken reises også fordi flere henvendelser til Skytterkontoret tyder på at dagens regelverk er 
for komplisert, med for mange ulike merkekrav og et virvar av programmer. 
 
Administrasjonens vurdering : 
Administrasjonen mener tiden er inne til å gjennomgå regelverket for Dugleiksmerket foran 
utgivelse av ny Skytterbok for 2007/2008.   
 
Prinsipielt mener administrasjonen at ny klasse 1 må gis anledning til å skyte Dugleiksmerke 
med kun liggende skyting. At V65 har vært tvunget til å skyte kne på Dugleiksmerke, mener 
administrasjonen er en ”raritet” som bør endres til bare liggende skyting. Når en først 
gjennomgår regelverket for Dugleiksmerke mener også administrasjon at merkekrav for SLK, 
Mauserkarabin og Krag Jørgensen karabin kan fjernes. 
 
En ytterligere forenkling er det også om man fjerner regelverk med alle særregler som sier 
noe om at man ved å oppnå et visst antall poeng over merkekravene gis disse med en gang. 
Administrasjonen mener at oppnår man merkekravet til eksempelvis gull, skal man få dette 
uten at man først må ha oppnådd sølv eller bronsemerke. Også regelverket om ”aldersrespitt” 
ved at eksempelvis en skytter på 75 år skal vinne gylt med oppnådd krav til bronse er det man 
kan kalle en ”raritet”. 
 
Administrasjonen går også inn for å skjerpe poengkravene noe, da det utvilsomt har vært en 
sterk nivåhevning siden siste revisjon. Merkekravene har stått uendret i over en mannsalder, 
og det er utvilsomt modent for en viss innstramming. 
 
Administrasjonen er også enig i DFSU med den endring om at klasse aspirant gis anledning 
til å skyte Dugleiksmerke. De foreslås gitt bronsemerke uavhengig av ferdighetsnivå.  
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
 
Skytterbokas 12.200 med underpunktene 12.210 til 12.213 gis følgende ordlyd: 
 
12.200 Merker 
12.210 Dugleiksmerker 
12.211 Dugleiksmerket for klasse 1-5, veteran og AG3  
Generelt: 
Det står skytterlagene fritt å arrangere skyting om Dugleiksmerket når som helst i 
kalenderåret, men bare en gang hvert år.  
 
Skyteavstand: 
Skyting foregår på 200/300 meter, mens V65 og V73 skyter på 100 meter. 
Rekrutteringsskyttere (rekrutt, eldre rekrutt og junior) kan delta på Dugleiksmerkeskytingen 
for senior, da med programmet og avstand som for klasse 2 og V55. 
 
Normalprogrammet for klasse 1-5 ,V55 og AG3 er: 
5 prøveskudd (3+1+1) eller fritt antall skudd på elektronikk med samme skytetid som 
mesterskapsprogrammet i tabell 11.110. 
5 skudd stå på 3 min. (5 skudd kne for klasse  2, V55 og AG3, 5 skudd ligg for klasse 1) 
5 skudd kne på 2 min. (5 skudd ligg for klasse 1) 
5 skudd kne på 2 min. (5 skudd ligg for klasse 1) 
3 prøveskudd (1+1+1) eller fritt antall prøveskudd som mesterskapsprogrammet i tabell 
11.110. 
10 skudd liggende på 2 min. 
 
Program for klasse V65 og V73  
Prøveskudd som normalprogram i tabell 11.110 
3 X 5 skudd ligg på 3 min. 
Prøveskudd som normalprogram i tabell 11.110. 
2 X 5 skudd ligg på 3 min.  
 
Merkekrav for klasse 1-5 og V55: 
Bronsemerket:  170 
Sølvmerket:  190 
Gullmerket:  210 
 
Merkekrav for AG3: 
Bronsemerket:  150 
Søvmerket:  170 
Gullmerket:  190 
 
(Fra avsnitt som starter med 5-årsmedalje blir dagens regelverk likt fram til 12.213 med kun 
en tilpasning til dagens klassestruktur under avsnittet om Dugleiksmerke – Forsvaret) 
 
12.213 Dugleiksmerket for rekrutteringsklassene 
Generelt:  
Skyttere i rekrutteringsklassene kan skyte om dette merket på lands,-, landsdelskrets-og 
samlagsstevner, samt skytinger innen skytterlag hvor merkeskyting inngår i terminlista. 



Denne merkeskytingen er således ikke begrenset til et bestemt antall prøver i året, men man 
kan bare vinne ett merke pr. år. 
 
Aspirant: 
Klasse aspirant kan skyte om dugleiksmerke i bronse på samlagsstevnet og innen skytterlaget. 
Aspirantskyttere som deltar i dugleiksmerkeskytingen tildeles bronsemerke uavhengig av 
ferdighetsnivå. Aspirantskyttere tildeles bronsemerke hver gang de deltar i 
dugleiksmerkeskytingen.   
 
Merkekrav for rekrutteringsklassene (unntatt aspirant): 
Bronsemerket: 170 
Sølvmerket: 190 
Gullmerket 210 
 
3-årsmedalje 
Skyttere som for tredje gang tilfredsstiller kravet til gullmerke, får en 3-årsmedalje. Skyttere 
som klarer kravet til gull etter at 3-årsmedalje er vunnet, får gylt stjerne til å feste på båndet. 
Denne kan vinnes inntil 5 ganger. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Sak 85/2006: Årsplan for miljøpakka for 2007 
80 skytebaner gjenstår nå på prioriteringslista for miljøpakkesaker. Følgende skytterlags 
baner foreslås prioritert for gjennomføring av miljøpakka i 2007, med forbehold om mulig 
utsettelse av enkeltprosjekt(er) dersom kostnadsmessige eller uforutsette omstendigheter 
skulle nødvendiggjøre endringer: 
 
Lag/samlag 
Øyfjell skl/Vest-Telemark     fullføring fra 2006  
Jondalen skl/Numedal     reserve fra 2006  
Østre Gausdal/Gudbrandsdal         
Øystre Slidre/Valdres  
 
Det foreslås ingen særskilt angitte reservebaner for 2007. Skulle det vise seg umulig å 
gjennomføre tiltak på en eller flere av de ovenfor anbefalte baner, bør reservebane(r) velges ut 
etter en helhetsvurdering i forhold til gjeldende kriterier og budsjettsituasjonen.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre slutter seg til den framlagte plan for gjennomføring av  
støytiltak med midler fra miljøpakka for 2007. Det henvises for øvrig til vedtak i sak 82. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Sak 86/2006: Forslag til revidert regelverk for skifelt og skogsløp med skyting 
Skyttertinget 2006 fattet vedtak om at skifelt og skogsløp med skyting opprettholdes som 
offisielle øvelser på alle nivå i DFS. Norges Skytterstyre ble gitt myndighet til, i samarbeid 
med skifeltutvalget og Heimevernet, å gjøre tiltak for å styrke sektorens virksomhet.   
 



DFS/Utvalget for skifelt mener i den sammenheng at et enklere regelverk vil være et slikt 
tiltak. Utvalget legger med det som begrunnelse forslag til justert regelverk fram for Norges 
Skytterstyre til godkjenning. Regelverket gjøres gjeldende fra 1. januar 2007.   
 
DFS/Utvalget for skifelt sin drøfting: 
Skifeltutvalget har over tid hatt et ønske om å oppdatere sektorens regelverk, men har utsatt 
arbeidet i påvente av Skyttertingets avklaring om sektorens framtid. Nå er dette stadfestet, og 
utvalget har i løpet av høsten foretatt den ønskede revisjon. Tidsambisjonen har vært å få det 
på plass i løpet av 2006, slik at det kommer med i Skytterboka 2007 – 2008. Skifeltutvalget 
har i sitt arbeid spesielt vektlagt å få til en generell forenkling, samt en mer logisk oppbygging 
av regelverket. De viktigste endringer er disse:  

- Antall klasser er redusert.  
- Klasseinndeling og klasseregler er i stor grad tilpasset DFS alminnelige regelverk.  
- Standardisering av løypelengder, slik at det kun blir et minimum av traseer som må 

klargjøres/merkes.  
- NSSF-godkjente skiskyttergevær med avtrekksvekt 500g tillates i alle finfeltklasser. 

For øvrig standardiseres våpen og ammunisjonsreglementet på sikt med DFS 
alminnelige regelverk.  

- Forenkling av skyteprogram i grovfelt - sprint. Gjennom dette tilrettelegges i større 
grad for bruk av selvanvisere og strafferunder, noe som vil øke 
publikumsvennligheten. Det nye programmet innebærer også en arrangørmessig 
forenkling av skyteopplegget.   

- Større muligheter for tilpasninger ved lokale konkurranser. 
- Begrepsendring. Dvs. skifeltskyting benevnes heretter skifelt og skogsløp med 

feltskyting blir skogsløp med skyting.  
 
Skifeltutvalget har ikke involvert Heimevernet i prosessen. I det videre arbeidet med spesielt 
konkretisering av regler og statutter for NM konkurranser, vil utvalget invitere HV til felles 
drøfting/høring om dette.     
 
Skifeltutvalget foreslår følgende reglement gjeldende fra 1/1-2007: 
 
Vedlegg 1  
REGELVERK FOR SKIFELT /SKOGSLØP MED SKYTING 
 
Innhold 
1.00 Generelt 
2.00 Skifelt – normalprogram 
3.00 Skifelt – sprint 
4.00 Skogsløp med skyting – normalprogram 
5.00 Skogsløp med skyting – sprint 
6.00 Klasseinndeling/klassesetting 
7.00 Figurmateriell og skyteprogram 
8.00 Skytestillinger 
9.00 Våpen og ammunisjonsreglement 
10.00 Sikkerhet 
11.00 Antrekk 
12.00 Stilart 
13.00 Jury 
14.00 Spesielle bestemmelser 
15.00 Protester og overtredelser 
 



1.0 Generelt 
Skifelt og skogsløp med skyting er offisielle øvelser på alle nivå i DFS. For klassene Rekrutt, Eldre 
rekrutt og Junior arrangeres offisielle mesterskap opp til og med landsdelskretsstevner. Det er ikke 
offisielle mesterskap for aspirant uansett, men de kan delta. 
 
2.00 Skifelt - normalprogram 
2.10 Grovfelt 
Klasse Alder Skyting 

menn  
Løype
menn 

Skyting 
kvinner 

Løype 
kvinner 

Tillegg 
pr. bom

Anbefalt  
løypetrasé  

Eldre junior 18 – 21år 5x6 skudd 12 km 3x6 skudd 8 km 3 min 
Senior A 22 – 54 år 5x6 skudd 12 km 3x6 skudd 8 km 3 min 
Senior B 22 – 54 år 5x6 skudd 12 km 3x6 skudd 8 km 3 min 
V 55 55 – 64 år 3x6 skudd 8 km 3x6 skudd 8 km 3 min 
AG3 kl I – 21 år 5x6 skudd 12 km 3x6 skudd 8 km 3 min 
AG3 kl II 22 – 54 år 5x6 skudd 12 km 3x6 skudd 8 km 3 min 
AG3 kl III 55 år –  3x6 skudd 8 km 3x6 skudd 8 km 3 min 
Skytterklasse 18 år –  3x6 skudd 4 km 3x6 skudd 4 km 3 min 

Sløyfer á 2 km. 
Skytterklassen går 2 
runder, og kan skyte 
flere hold ved samme 
standplassbesøk. Det 
kan også skytes ett/flere 
hold ved start eller 
målgang.  

 
2.20 Finfelt 
Klasse Alder Skyting 

menn/kvinner 
Løype 
menn/kvinner 

Tillegg  
pr bom 

Anbefalt  
løypetrasé  

Aspirant 10 – 15 år 2x6 skudd 2 km 1 min 
R 12 – 13 år 2x6 skudd 2 km 1 min 
ER 14 – 15 år 3x6 skudd 3 km 1 min 
J 16 – 17 år  3x6 skudd 4 km 1 min 
V 65 65 år –  3x6 skudd 4 km 1 min 

Sløyfer á 1 km. 
Målgang for kl. Asp. og 
R umiddelbart etter 2. 
skyting, og ER etter 3. 
skyting. 

 
 
3. 00 Skifelt - sprint 
3. 10 Grovfelt 
Klasse Alder Skyting,  

alle klasser 
Løype, 
alle klasser 

Tillegg 
pr bom 

Anbefalt løypetrasé  

Eldre junior 18 – 21år 2x6 skudd 5 km 1 min 
Senior A 22 – 54 år 2x6 skudd 5 km 1 min 
Senior B 22 – 54 år 2x6 skudd 5 km 1 min 
V 55 55 – 64 år 2x6 skudd 5 km 1 min 
AG3 kl I – 21 år 2x6 skudd 5 km 1 min 
AG3 kl II 22 – 54 år 2x6 skudd 5 km 1 min 
AG3 kl III 55 år –  2x6 skudd 5 km 1 min 
Skytterklasse 18 år –  2x6 skudd 3 km 1 min 

Sløyfer á ca. 1 og 2 km. 
Skytterklassen går 3 
runder i 1 km sløyfen.    

 
3.20 Finfelt 
Klasse Alder Skyting, 

alle klasser 
Løype 
menn/kvinner 

Tillegg  
pr. bom

Anbefalt  
løypetrasé  

Aspirant 10 – 15 år 2x6 skudd 2 km 30 sek. 
R 12 – 13 år 2x6 skudd 2 km 30 sek. 
ER 14 – 15 år 2x6 skudd 3 km 30 sek. 
J 16 – 17 år  2x6 skudd 3 km 30 sek. 
V 65 65 år –  2x6 skudd 3 km 30 sek. 

Sløyfer á ca. 1 km. 
Målgang for kl. Asp. og 
R eksempelvis 
umiddelbart etter 2. 
skyting. 

 
 
 
 
 
 
 



4.00 Skogsløp med skyting – normalprogram 
4.10 Grovfelt 
Klasse Alder Skyting 

menn  
Løype
menn 

Skyting 
kvinner 

Løype 
kvinner

Tillegg 
pr. bom

Anbefalt løypetrasé  

Eldre junior 18 – 21år 5x6 skudd 9 km 3x6 skudd 6 km 3 min 
Senior A 22 – 54 år 5x6 skudd 9 km 3x6 skudd 6 km 3 min 
Senior B 22 – 54 år 5x6 skudd 9 km 3x6 skudd 6 km 3 min 
V 55 55 – 64 år 3x6 skudd 6 km 3x6 skudd 6 km 3 min 
AG3 kl I – 21 år 5x6 skudd 9 km 3x6 skudd 6 km 3 min 
AG3 kl II 22 – 54 år 5x6 skudd 9 km 3x6 skudd 6 km 3 min 
AG3 kl III 55 år –  3x6 skudd 6 km 3x6 skudd 6 km 3 min 
Skytterklasse 18 år –  3x6 skudd 3 km 3x6 skudd 3 km 3 min 

Sløyfer á 1,5 km. 
Skytterklassen løper 2 
runder, og kan skyte 
flere hold ved samme 
standplassbesøk. Det 
kan også skytes ett/flere 
hold ved start eller 
målgang.  

 
4.20 Finfelt 
Klasse Alder Skyting, 

alle klasser 
Løype 
menn/kvinner 

Tillegg  
Pr. bom 

Anbefalt  
løypetrasé  

Aspirant 10 – 15 år 2x6 skudd 2 km 1 min 
R 12 – 13 år 2x6 skudd 2 km 1 min 
ER 14 – 15 år 3x6 skudd 3 km 1 min 
J 16 – 17 år  3x6 skudd 3 km 1 min 
V 65 65 år –  3x6 skudd 3 km 1 min 

Sløyfer á 1 km. 
Målgang eksempelvis 
umiddelbart etter siste 
skyting.  

 
 
5.00 Skogsløp med skyting – sprint 
5.10 Grovfelt 
Klasse Alder Skyting,  

alle klasser 
Løypelengde 
alle klasser 

Tillegg 
pr. bom

Anbefalt  
løypetrasé  

Eldre junior 18 – 21år 2x6 skudd 3 km 1 min 
Senior A 22 – 54 år 2x6 skudd 3 km 1 min 
Senior B 22 – 54 år 2x6 skudd 3 km 1 min 
V 55 55 – 64 år 2x6 skudd 3 km 1 min 
AG3 kl I – 21 år 2x6 skudd 3 km 1 min 
AG3 kl II 22 – 54 år 2x6 skudd 3 km 1 min 
AG3 kl III 55 år –  2x6 skudd 3 km 1 min 
Skytterklasse 18 år –  2x6 skudd 3 km 1 min 

Sløyfer á 1 km.  

 
5.20 Finfelt 
Klasse Alder Skyting 

menn/kvinner 
Løype 
menn/kvinner 

Tillegg  
pr. bom

Anbefalt  
løypetrasé  

Aspirant 10 – 15 år 2x6 skudd 2 km 30 sek 
R 12 – 13 år 2x6 skudd 2 km 30 sek 
ER 14 – 15 år 2x6 skudd 2 km 30 sek 
J 16 – 17 år  2x6 skudd 2 km 30 sek 
V 65 65 år –  2x6 skudd 2 km 30 sek 

Sløyfer á 1 km. 
Målgang eksempelvis 
umiddelbart etter 2. 
skyting. 

 
6.00 Klasseinndeling/klassesetting 
 
6.10 Generelt om klassesetting 
Klassesettingen foretas ved årsskiftet, er basert på alder, og følger kalenderåret. Dvs. det kalenderåret 
man oppfyller alderskravet til en ny klasse, starter utøveren her fra 1. januar. Samme inndeling gjelder 
for både kvinner og menn.   
 
6.20 Seniorklassene 
Det vises til pkt. 2.00/3.00/4.00/5.00 i dette vedlegg.  
 
 



6.30 Opprykk/nedrykk 
Eldre junior utøvere rykker ved alder opp i klasse Senior B. 
Utøvere som deltar i klasse Senior A/B (22 – 54 år) klassesettes for både skifelt og skogsløp med 
skyting ut fra prestasjoner slik: Klassesettingskonkurranser er NM skifelt og NM skogsløp med 
skyting. Utøvere som er blant de 40% beste i én NM øvelse, normalprogram eller sprint, konkurrerer 
neste kalenderår i klasse Senior A. Ved utregning av 40% grensen legges kun deltakelse i klasse senior 
A/B til grunn. Senior A utøvere rykker etter 3 år ned i klasse Senior B, når de i perioden ikke har 
klassesettingsresultat.  
DFS/SFU fører klassesettingskartotek over klasse Senior A løpere. Løpere, samt respektive lag og 
samlag, informeres om klassesettingen for neste sesong innen 1. desember.  
 
6.40 Frivillig opprykk/bytte av klasse 
Utøvere i veteranklasser kan fritt velge en yngre senior-/veteranklasse enn sin egentlige klasse fra 
stevne til stevne. Når de konkurrerer i klasse Senior A/B gjelder vanlige regler for opprykk/nedrykk 
iht. pkt. 6.30.  
Skyttere i klasse Rekrutt, Eldre rekrutt, Junior og Eldre junior kan frivillig rykke opp én klasse ett år 
før oppfylt krav til alder.  
 
6.50 Utenlandske deltakere 
Medlemmer i danske og svenske søsterorganisasjoner kan delta i åpne konkurranser. De følger vanlig 
klasseinndeling. Utøvere i alderen 22 – 54 år konkurrerer i klasse Senior A eller Skytterklassen. 
I offisielle mesterskap som NM, landsdelskretsstevner og samlagstevner kan disse delta i egen 
gjesteklasse.  
 
6.60 Dispensasjoner 
DFS/SFU kan etter skriftlig søknad gi dispensasjon fra klassesettingsreglene.  
 
7.00 Figurmateriell og skyteprogram 
 
7.10 Generelle regler 
Det skal fortrinnsvis benyttes godkjente feltfigurer. Alle figurer som benyttes i en konkurranse skal 
være oppslått på startstedet i god tid før første start. Dessuten skal figuren for de respektive skytinger 
være oppslått ved inngang til standplass. Arrangøren fastsetter om det skal skytes mot kjente eller 
ukjente avstander. Dette, samt om det blir benyttet selvanvisere, skal være kunngjort på forhånd. 
 
7.20 Skifelt og skogsløp sprint – grovfelt 
Hold  Skytestilling Antall skudd Alternative 1 Alternativ 2 Alternativ 3 
1 Liggende  6 Sirkel 30 cm 

(180-275m) 
¼ fig (200-
300m)  

2 Stående  6 C 20/R tønne 
(60-100m) 

Småen (100 – 
160m) 

Arrangør kan velge alternative 
opplegg med tilsvarende 
vanskelighetsgrad som 
alternativ 1 og 2.  

Avstand skal være innenfor det som er angitt i tabellen ovenfor.  
Ved første standplassbesøk skyter løperen 6 skudd liggende mot hold 1. Ved neste 
standplassbesøk skytes 6 skudd stående mot hold 2. Klasse Veteran 55, AG3-klasser og 
Skytterklassen skyter kun liggende. Arrangør kan fritt velge mellom 
selvanvisende/elektronisk målmateriell og papp figurer. For tillempinger ved lokale 
konkurranser vises til pkt. 7.70 i dette vedlegg.  
 
I grovfelt sprint kan arrangører velge mellom strafferunder eller tidstillegg. Hva som benyttes 
skal framkomme i innbydelsen. Strafferundens lengde skal være ca. 200m, noe som gjelder 
for både skifelt og skogsløp med skyting. 
 
 
 



7.30 Skifelt og skogsløp normalprogram – grovfelt 
Alminnelige regler for feltfigurer, maksimalavstander osv. iht. Skytterboka pkt. 9.310 og 9.311 gjelder 
for normalprogram i skifelt og skogsløp med skyting. Arrangøren fastsetter innen disse rammer 
skyteprogrammet.  
 
7.40 Besiktigelse av skyteopplegg 
Arrangøren fastsetter om dette er tillatt eller ikke.  
 
7.50 Alle finfeltøvelser 
Alminnelige regler for finfelt iht. Skytterboka pkt 9.312 gjelder. All skyting skal foregå på 100m. 
Arrangøren fastsetter innen disse rammer skyteprogrammet. I finfelt kan det alternativt skytes 12 
skudd mot samme figur.  
 
7.60 Bæring av våpen/oppbevaring på standplass. 
I skogsløp med skyting skal våpenet oppbevares på standplass.  
I skifelt skal alle finfeltklasser oppbevare våpenet på standplass. I øvrige klasser er det opp til 
arrangøren å bestemme om løperne skal bære med seg geværet, eller oppbevare det på standplass. 
Dette skal framkomme i innbydelsen. I NM skifelt skal geværet bæres av deltakere i klasse Eldre 
junior og Senior A/B.  
 
7.70 Spesielle regler for lokale konkurranser 
Med lokale konkurranser menes alle konkurranser unntatt Landsdelskretsstevner og NM konkurranser.  
I lokale konkurranser står arrangører friere til å velge/tilpasse opplegget til de lokale forholdene. 
Eksempelvis kan standard skiver på 100m 200/300m benyttes ved å definere verdi for treff/bom. 
Videre kan det skytes flere serier på samme hold/figur. Et annet eksempel er å arrangere løp/renn og 
skytingen hver for seg/på forskjellige dager. Et konkret eksempel er å gjøre unna løpsdelen som 
lysløyperenn, og la samlagsstevnet i felt telle som skytedel. Andre egnede alternativer kan også nyttes. 
Generelt gjelder et krav om at det skal skytes minst 12 skudd. Skytterlag og skyttersamlag kan 
fastsette egne statutter for sine mesterskap.  
 
7.80 Regler for feilskyting/for mange treff 
Ved for mange treff i en figur strykes de som er for mange, forutsatt det ikke er skudd av 
forskjellige kaliber. I tilfeller det er skudd av forskjellig kaliber i en figur, får løperen de treff 
som etter kaliber tilhører vedkommende.  
 
7.90 Tidskompensasjon 
Det skal gis tidskompensasjon hvis løperen må vente på standplass som følge av 
arrangørtekniske årsaker. 
 
8.00 Skytestillinger 
 
8.10 Krav til skytestillinger 
Regelverket for skytestillinger i øvelsene skifelt og skogsløp med skyting følger DFS alminnelige 
regelverk. Det skytes hovedsakelig i liggende, men i grovfelt sprintøvelser skytes også stående. 
Unntatt er klasse V55, AG3-klasser og Skytterklassen som skyter kun liggende. 
 
8.20 Skytestillinger for AG3-klasser 
Det er ikke tillatt å støtte magasinet mot underlaget. Original bærereim til AG3 kan benyttes 
til reimstøtte. 
 
 
 
 
 



9.00 Våpen- og ammunisjonsreglement 
 
9.10 Alminnelige regler 
DFS alminnelige våpen- og ammunisjonsreglement gjelder. Dvs. kapittel 6 i Skytterboka med tillegg 
for pkt 9.20/9.30/9.40/9.50 i dette vedlegg. 
 
9.20 Bærereim/bæresele  
Til bæring av våpenet er det ingen begrensning på antall reimer. Spesialutviklet bæresele som for 
skiskyting kan monteres på våpenet.  
 
9.30 Skytereim 
Reimens bredde kan være maks. 40 mm. Reimløsninger som i skiskyting med bruk av armstropp og 
hurtigkrok er tillatt. 
 
9.40 NSSF godkjente Skiskyttergevær i finfelt 
I finfelt er det tillatt for alle klasser å benytte NSSF (Norges Skiskytterforbund) godkjente 
skiskyttergevær. Det presiseres at avtrekksvekten skal være minimum 500 gram.  
 
9.50 Overgangsordning 
Spesialtilvirkede skjefter for skifeltskyting til Sauer 200STR, mauser osv er tillatt som en 
overgangsordning fram til 31.12.2010. Det samme gjelder for tidligere grovkalibrede skiskyttergevær 
med avtrekksvekt 1,5kg. Søknad om dispensasjoner kan fremmes for DFS/utvalget for skifelt. 
 
9.60 AG3 
De alminnelige regler for våpen og ammunisjon ved konkurranseskyting med AG3 i DFS gjelder. Se 
Skytterboka pkt. 6.600 og pkt. 7.237.  
 
10.00 Sikkerhet 
 
10.10 Ansvar 
Ansvarlige ledere og instruktører skal påse at sikkerheten ivaretas. Kontroll og visitasjon skal alltid 
følges opp. Nye utøvere må gis grundig opplæring i våpenbehandling og våpenkultur. Ingen skal delta 
før de er tilstrekkelig kjent med sikkerhetsreglene.  
 
10.20 På standplass 
Våpen kan bare lades eller tømmes på standplassen med munningen pekende mot figurene. Det er 
forbudt å bevege seg omkring med ladd våpen. Etter hver skyting, før standplassen forlates, skal 
våpenet tømmes. D.v.s. at løperen forvisser seg om at våpenet er tomt ved å ta ett ekstra ladegrep og 
avtrekk med munningen pekende mot figurene. Det er ikke tillatt å la tomhylsen fra siste skuddet sitte 
igjen i kammeret. Når løperen tar våpenet av og på, må han/hun unngå at det peker i farlig retning. 
Likeledes når løperen henter og returner våpen, må han/hun unngå at det peker i farlig retning. 
 
10.30 Visitasjon 
Arrangør er ansvarlig for å foreta visitasjon umiddelbart etter målgang når utøvere bærer med seg 
våpenet under konkurransen. Når våpen oppbevares på standplass, sørger arrangør for visitasjon 
sammen med løperen når det hentes. Må våpenet flyttes av arrangør for å gjøre klar for neste pulje, 
foretas visitasjon når våpenet flyttes.  
  
10.40 Feil med våpen eller ammunisjon 
Hvis en løper får sitt våpen ødelagt under konkurransen, på en slik måte at det ikke kan brukes, kan 
det erstattes med reservevåpen overlevert løperen gjennom en funksjonær. Våpenbrudd som gjør at 
våpenet ikke kan brukes, gir ikke rett til omstart. Ved feil på ammunisjon kan løperen motta 
reserveammunisjon gjennom standplassfunksjonær. På samme måte erstattes ammunisjon som måtte 
være mistet under løpet. Det blir ikke gitt tidskompensasjon ved tekniske feil på våpen og/eller 
ammunisjon. 



 
10.50 Sanitet 
Ved konkurranser i skogsløp med skyting og skifeltskyting er det arrangørens ansvar å planlegge og 
organisere førstehjelpstjenesten. Det er ikke krav om at lege skal være til stede, men det anbefales ved 
større konkurranser. Hvis lege ikke er til stede, skal det være avtalt hvordan lege kan tilkalles pr. 
telefon. Omfanget av førstehjelpstjenesten vil avhengig av lokale forhold og konkurransens omfang. 
Det bør minimum være en sentral førstehjelpsplass med tilgang til førstehjelpsmateriell.  
 
10.60 Spesielle regler for AG3 
Etter hver skyting skal utøveren ta ut magasinet, deretter ta ladegrep og avtrekk mot figurene før 
standplass forlates. I stedet for å spenne våpenet ned, kan alternativt ladearmen hektes opp i bakre 
stilling.  
Når våpenet bringes med under løpet, skal det ikke sitte magasin i våpenet. Dette gjelder også når 
våpenet ligger igjen på standplass. Ved målgang eller når våpenet hentes på standplass kontrollerer 
arrangøren at det er tomt ved å benytte vanlige visitasjonsregler.  
 
11.00 Antrekk 
 
11.10 Løpsantrekk for skifelt og skogsløp med skyting 
Generelt er alle typer antrekk tillatt, unntatt spesialbekledning som skytebukse, skytejakke og 
skytehanske. 
 
11.20 Antrekk i AG3-klasser 
AG3-klassene følger regelverket for de øvrige klasser, dvs. sivilt løpsantrekk. Magasiner skal bæres i 
magasintasker festet i pistolbeltet. Når våpenet ligger igjen på standplass kan magasiner legges på 
standplass. 
 
12.00 Stilart 
 
12.10 Stilart i skifelt 
Kun klassisk stilart tillates. 
 
13.00 Jury 
 
13.10 Juryens gjøremål 
Juryen er rennets høyeste myndighet og skal: 

- Påse at rennet avvikles etter gjeldende regelverk. 
- Avgjøre om et renn skal innstilles, utsettes eller avbrytes på grunn av vær- og føreforhold eller 

andre årsaker. 
- Avgjøre protester, foreta diskvalifikasjoner. 
- Avgjøre alle tvils- og tvistemål som måtte oppstå under rennet.  
- Godkjenne offisiell resultatliste. 

 
13.20 Juryens sammensetning  
Ved NM konkurranser oppnevner arrangøren to jurymedlemmer og DFS/Utvalget for skifelt ett 
medlem. Ett medlem velges av lagleder/løpermøte. I andre konkurranser oppnevner arrangøren jury 
etter behov. Er det ikke oppnevnt jury, behandler arrangøren protester og overtredelser iht. pkt. 15.00 i 
dette vedlegg. 
 
14.00 Spesielle bestemmelser 
 
14.10 Startordning 
Arrangøren kan velge mellom intervallstart og puljevis fellesstart. 
 
 



14.20 For få figurer/liten standplasskapasitet 
Hvis det ikke er en figur pr. deltaker, skal løperen skyte på den figur han/hun blir anvist. 
Det skal gis tidskompensasjon hvis løperen må vente på standplass som følge av arrangørtekniske 
årsaker. 
 
14.30 Drikke-/suppestasjon 
Det bør minimum være drikkestasjon i fbm. målgang.  
 
15. 00 Protester og overtredelser 
 
15.10 Protester 
Protester skal fremmes senest 1/2 time etter bekjentgjøring av resultater. Juryen behandler protesten 
umiddelbart. Ved anke på juryens avgjørelse følger dette vanlige prosedyre i DFS.  
 
15.20 Håndtering av overtredelser 
Ved overtredelse av konkurransereglene fastsetter juryen om dette skal medføre straff, og straffens 
omfang. Flg. overtredelser medfører automatisk diskvalifikasjon:  

- Bære våpenet under løpet med patron i kammeret, eller ha patroner i magasin sittende i 
våpenet. 

- Bevisst skyter for mange skudd.  
- Bevisst skyter på feil skive, eller prøveskyter når forbud mot dette er nedlagt. 
- Benytte ikke godkjent skytestilling. 
- Opptrer i strid med pkt. 10.20 i dette vedlegg, unntatt for å la tomhylsen sitte igjen i kammeret 

etter skyting, som gir tidstillegg.  
- Benytter skøyteteknikk som stilart  
- Besiktige løype/skyteopplegg når dette er forbudt. 

 
Tidstillegg 3 min for:  

- Forlater standplass uten å ha skutt riktig antall skudd.  
- Benytter ureglementert antrekk. 
- Når hylse sitter igjen i kammeret etter skyting. 

 
Administrasjonens drøfting: 
Administrasjonen har ingen bemerkninger, og støtter utvalgets forslag til nytt regelverk for 
skifeltsektoren.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak:  
Norges Skytterstyre vedtar med virkning fra 1. januar 2007 DFS/Utvalget for skifelt sitt 
forslag til regelverk i skifelt og skogsløp med skyting. Regelverket tas inn i vedlegg 1 i 
Skytterboka 2007/2008. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Sak 87/2006: Elektronikk på finfeltfinaler LS 2007 
Administrasjonen har hatt møte med FLO/S og Kongsberg Mikroelektronikk for å se på 
muligheter for å gjennomføre finfeltfinalene på elektronikk på LS 2007. Det framkom der at 
gjennomføring på dagens 100 meter skivemateriell er mulig å gjennomføre i 2007. Det vil 
kunne skytes 12 skudd mot samme figur, og serien vil kunne vises på LED-tavlene ute til 
publikum. 
 
 
 



Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar at finfeltfinalene på LS 2007 skal skytes på elektronikk. 
Målsettingen er videre at grovfeltfinalen skal avholdes på elektronikk i 2008.  
 
 
 
Meldingssaker:   
            1.   Referat fra nordisk formannsmøte 
 2.   Evaluering av Regionalt seminar Sør/Vestlandet 

3. Avtale med skiskytterforbundet 
4. Dreiebok LS 2007 
5. Regnskap for LS 2005 
6. Invitasjon fra Norma A/S  

 
Administrativt vedtak: 
-dispensasjoner i klassesettingen på medisinsk grunnlag 
 
 
 
 
 
 



År 2007 den 25. og 26. februar holdt Norges Skytterstyre møte på SAS Radisson hotell, 
Gardermoen 
 
Til stede fra Norges Skytterstyre: Hans O. Kveli, Sindre Undseth, Jarle Tvinnereim, Janne 
Kornbrekke Dalene, Jon G. Hofstad, Henning Ivarrud, Olav Aasen og Ferdinand Brovold 
(kun 25. februar) 
 
Til stede varamedlemmer: Nils Erik Røste Lundon, Egil Sotnakk, Oddbjørn Meland, Harald 
Kommedal, Eigil Høgmo og Stein Østbøll    
 
Til stede fra administrasjonen. Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
 
Sak 1/2007: Tingsak: Regnskap for private og offentlige midler for 2006   
Saken utsettes i påvente av sikker informasjon om landslotteriets regnskap, samt informasjon 
om restbeholdinger for standardpremier etter Landsskytterstevet 2006.  
 
Sak 2/2007: Inndekning av kostnader med speakerteam/storskjerm – herunder 
kostnader for LS-arrangør 
Skytterkontoret har nå gjennomført offentlig anbudsrunde i forhold til både 
speakertjeneste/arenaproduksjon og storskjerm på Landsskytterstevnet. Storskjermleverandør 
de neste 4 år blir Massteknikk, som er det samme firmaet som vi har hatt siden 2003. Nå blir 
det storskjerm fra stevnets åpningsdag til avslutningen, noe  som gir bedre muligheter for 
sponsorinntekter og visning av innledende skyting de første dagene. Skjermleien blir større, 
men dette er det tatt høyde for i sak om revidert offentlig budsjett.  
 
Når det gjelder speakertjeneste/arenaproduksjon er valget falt på Nordic Arena A/S. Dette er 
det samme firmaet som leverte tjenesten på LS i Målselv.  
 
Administrasjonen foreslår at Norges Skytterstyre gjør følgende vedtak: 
I forbindelse med at DFS har inngått avtale om speakertjeneste og arenaproduksjon for 
Landsskytterstevnene i perioden 2007 – 2010, pålegges hver LS-arrangør fra 2007 – 2010, å 
betale 150 000 kroner til DFS for denne tjenesten. For 2007 belaster DFS overskytende beløp 
for denne tjenesten offentlige midler. Netto utgifter for storskjerm belastes private midler, 
herunder øremerkede midler fra Landslotteri for informasjonstiltak.  
 
Norges Skytterstyre gjorde følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Sak 3/2007: Forslag om regelendring for dugleiksmerke. Skytterboka 12.211 
I siste møte vedtok styret å endre reglementet for dugleiksmerkeskytingen. Etter at vedtaket 
ble kjent kom det forslag fra Karmøy skytterlag om å gjøre en oppmykning av bestemmelsen 
som sier at dugleiksmerkeskytingen kun kan gjennomføres en gang i året i hvert skytterlag. 
 
Administrasjonen vurderte ikke denne bestemmelsen spesielt ved vår gjennomgang av 
dugleiksmerkeskytingen. En er imidlertid enig med Karmøy skytterlag i at denne regelen nok 
kan være en hindring for at flest mulig får være med å skyte om dugleiksmerket. 
Administrasjonen foreslår dermed å endre teksten i Skytterboka slik Karmøy skytterlag 
foreslår. 
 
 



 
Administrasjonen foreslår at Norges Skyterstyre gjør følgende vedtak: 
Regelverkets punkt 12.211, Dugleiksmerket for klasse 1-5, veteran og AG3 endres til 
følgende ordlyd: 
Det står skytterlagene fritt å arrangere skyting om Dugleiksmerket når som helst i 
kalenderåret. Det kan terminfestes flere arrangementsdager, men hver skytter kan bare delta 
en gang hvert år. 
 
Norges Skytterstyre gjorde følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Sak 4/2007: Forslag om endring av våpenreglementet 
Follo skyttersamlag fremmer forslag om endring av Skytterboka pkt. 6.111, slik at det blir 
tillatt med fri kolbelengde for alle. Forslaget er fremmet av Spydeberg skytterlag, med 
tilslutning fra Follo skyttersamlag. Forslagstilleren ber om at endringen vedtas med 
umiddelbar virkning.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak:  
Norges Skytterstyre vedtar med umiddelbar virkning flg. regelverk for kolbelengde:  
Skytterboka pkt. 6.111 Kolbelengde 
Kolbens lengde er fri. Det er tillatt å endre kolbens lengde med tilsvarende trevirke som i 
skjeftet, eller med godkjent utstyr for forlengelse av det enkelte skjefte.   
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
Sak 5/2007: Forslag om endring av punkt 10.117, angående premiering 
Namdal skyttersamlag foreslår å redusere fristen for utsending av resultater/pengepremier fra 
30 til 10 dager. I tillegg foreslår de at alle samlag skal legge ut sine resultater på sine 
hjemmesider. 
 
Administrasjonens vurdering: 
Administrasjonen mener 10 dager for utsending av resultatlister er for kort tid, og at dette ikke 
vil løse problemet med at noen i dag ikke leverer resultatlister/premieoppgjør innen fristen på 
30 dager. Problemet er med andre ord at dagens regelverk ikke følges av enkelte. Det må bli 
mer fokus på at samlagene tar tak i de skytterlagene som ikke følger regelverket. 
 
Til forslaget om at samlagene skal legge ut resultatene på sine hjemmesider er det klare 
motargumenter. I dag er det fortsatt 17 samlag som ikke har internettsider, og dette kan ikke 
pålegges. Flere samlag mangler også ressurspersoner til å behandle resultater i ulike 
filformater som ved et slikt system ville ha kommet fra skytterlagene. 
 
For å løse dette problemet arbeider administrasjonen med et system på våre internettsider der 
alle skytterlag kan legge ut sine resultater/premieoppgjør fra stevnene. Dette vil nok i stor 
grad på sikt løse den delen av problemet.   
 
Administrasjonen foreslår at Norges Skytterstyre gjør følgende vedtak: 
Skytterbokas regelverk i punkt 10.117 angående premiering/resultatoppgjør beholdes. 
 



Norges Skytterstyres vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Sak 6/2007: Forslag om endring på protestverdi elektronikk 
Gauldal skyttersamlag foreslår, etter forslag fra Innset skytterlag, å endre Skytterbokas punkt 
8.135 angående protest på anvist skuddverdi. Gauldal foreslår at dagens regel hvor skytteren 
kan protestere på skuddverdi dårligere enn åtter, endres til sjuer. Innset skyterlag har i sitt 
forslag ønsket at skyttere også skal ha innsyn i vedlikeholdsprotokollen, som stevnearrangører 
plikter å føre. 
 
Administrasjonens vurdering:  
Dersom regelen endres slik at det kun er grunnlag for protest på skuddverdier dårligere enn 
sjuer, vil dette være en regel som går i arrangørens favør, og skytterens disfavør. Erfaringene 
fra elektroniske skiver viser at feilvisninger først og fremst skyldes dårlig vedlikehold av 
skivene og anlegget. En regelendring vil kunne oppfattes som en senkning av kravet til 
vedlikehold av skivene. 
 
Alle lag plikter å føre protokoll over utført vedlikehold av elektroniske skiver. Ingen 
skytterlag som fører slik protokoll har noe å skjule, og det er derfor å anbefale at denne står 
oppslått på standplass slik at skytterne ser at nødvendig vedlikehold er utført. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
1. Forslag om endring av protestverdi ved skyting på elektroniske skiver avvises. 
 
2. Skytterbokas punkt 8.135 andre del gis følgende tillegg: 
Vedlikeholdsprotokollen bør være oppslått på standplass. Skyttere har krav på innsyn i 
protokollen ved forespørsel. 
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
1. Administrasjonens forslag vedtas. Vedtaket gjort med 5 mot 2 stemmer. 
 
2. Kveli fremmet følgende endringsforslag: 
Vedlikeholdsprotokollen skal være oppslått på standplass.  
Enstemmig vedtatt. 
 
Sak 7/2007: Gjennomføring av samlagsskytingen for senior på LS 
Avtalen vi har med NRK medfører at det nå årlig skal være sending fire dager fra 
Landsskytterstevnet. Dette gjelder fra 5. klassingenes innledende skyting på onsdag, 
samlagsskytingen på torsdag, Stang-og felthurtigfinalen på fredag og kongelagsskytingen på 
lørdag.  
 
Administrasjonen hadde rett etter LS i Målselv et evalueringsmøte med NRK for å drøfte 
gjennomføringen av sendingene. Generelt er tilbakemeldingene gode på både sendinger og 
seertall, men både fra DFS sin side og fra NRK ble det uttrykt at man i Målselv ikke var  
fornøyd med gjennomføringen av samlagsskytingen.  
 
Administrasjonen og NRK drøftet deretter muligheter for å endre samlagsskytingen. Med 
utvidet sendetid i NRK er det viktig å gjøre skytingen spennende for seerne og publikum, 
samtidig som sportslige hensyn blir ivaretatt. I forbindelse med avtaleforhandlingene med 
NRK senhøsten 2006 ble således en annen løsning på opplegg for samlagsskytingen foreløpig 



presentert. I møte ga presidenten i DFS representanter for administrasjonen i oppdrag å 
samarbeide videre med NRK om den framlagte skisse. Dette ble fulgt opp, og på basis av 
dette vil administrasjonen foreslå følgende endringer fra Landsskytterstevnet 2007: 
 

1. Som nåværende ordning skyter hvert samlag med fire skyttere og med det samme 
skyteprogram som i dag. Som nåværende ordning skyter 1. etappe på de respektive 
skiver etter hvordan de ble plassert på samlagsskytingen året før, vinneren på skive 1 
osv. For hver etappe, endres dette til at det ledende lag har skive 1 som dagens 
ordning.  

 
2. I stedet for å avgjøre samlagsskytingen etter 4 etapper, som nåværende ordning, går de 

16 beste lagene til en cupskyting hvor en og en skytter fra samlaget duellerer for å 
avgjøre hver duell. Dette kan kanskje best sammenlignes med skisprint, hvor man 
først går prolog for å kvalifisere seg til finalene med cupsystem. 

 
3. I cupskytingen avgjøres altså plasseringene til samlagslagene ved at det gjennomføres  

dueller hvor en og en skytter representerer samlaget. Det laget som var best etter 4 
skyttere skyter 1/8-delsfinale mot det laget som var nummer 16 og kvalifiserte seg 
som siste samlagslag. Programmet er det samme som innledende kvalifisering. Første 
skytter skal skyte 1/8-delsfinale for sitt samlag, skytter nummer to skyter eventuelt 
kvartfinale dersom laget vant den første duellen o.s.v. Til slutt gjenstår en finale 
bestående av de to lag som vant hver sin semifinale, mens bronsefinalen skytes 
mellom de to lagene som tapte semifinalen. 

 
4. Det gis anledning til å endre på den innledende rekkefølgen som de fire skytterne på 

samlaget har skutt når cup-skytingen starter. Innleveringen av rekkefølgen leveres på  
samme skjema og til samme tid som påmeldingen til den ordinære samlagsskytingen.  

 
5. Hvert samlag har på forhånd plukket ut og satt opp på påmeldingsskjemaet hvem som 

skal skyte eventuell 1/8-delsfinale, kvartfinale, semifinale og finale/bronsefinale. Det 
samlaget representert med 1 skytter for hver runde som skyter best går videre til 
kvartfinale, semifinale og finale.  

 
6. For TV-sendingen vil dette bli pedagogisk ved at skyttere duellerer og den beste 

skytteren i hver runde går videre etter samme prinsipp som i felthurtigskytingen. NRK 
planlegger å sende kvalifiseringen til cuprundene på ettermiddagen, mens selve 
cuprundene hvor 16 samlag gjenstår blir sendt som kveldssending. 

 
Drøfting: 
Administrasjonen ønsker å gjennomføre en slik løsning som skissert. Dette for å utnytte den 
muligheten vi har på LS for i enda større grad å gi oppmerksomhet i media for 
samlagsskytingen. Duellene vil være enkle å følge med på, og vi tror dette vil være særdeles 
spennende for publikum og TV-seere. Administrasjonen mener også at de sportslige hensyn 
blir ivaretatt i stor grad, da hele laget må prestere både ved kvalifiseringen og i cupduellene 
for å vinne samlagsskytingen, 
 
Administrasjonen tror denne formen vil engasjere samlagene og skape entusiasme om å 
komme videre blant de 16 beste samlagene. Det er å anta at de fleste samlag vil ha som 
målsetting å klare denne bragden, og at samlagsskytingen således blir interessant for flere enn 
de antatt beste samlagene.  



  
Administrasjonen foreslår at Norges Skytterstyre gjør følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar at samlagsskytingen for senior endres på Landsskytterstevnet 2007 
til følgende gjennomføringsmåte: 
 
1. I stedet for å avgjøre samlagsskytingen etter 4 etapper som nåværende ordning, går de 16 
beste lagene sammenlagt til cupskyting. Ved likhet i samlet poengsum på plass nummer 16, 
og for å avgjøre rekkefølge fra nummer 1 til 15, går det laget videre som er best etter å ha 
rangert samtlige 40 skudd etter innertierregelen. Ved fortsatt likhet, rangeres skytter nummer 
4 foran skytter nummer 3, 2 og 1. Ved fortsatt likhet foretas omskyting.  

 
2. I cupskytingen avgjøres plasseringene til samlagslagene ved at det gjennomføres dueller 
hvor en og en skytter representerer samlaget i en 1/8-delsfinale, kvartfinale, semifinale og 
finale/bronsefinale. Det laget som var best etter 4 skyttere skyter 1/8-delsfinale mot det laget 
som var nummer 16, nummer 2 mot nummer 15 osv. Programmet er det samme som 
innledende samlagsskyting med 10-skudd (3 stå, 3 kne og 4 ligg) på 4 minutter.  
 
3. Hvert samlag har på forhånd satt opp på påmeldingsskjemaet hvem som skal skyte 
eventuell 1/8-delsfinale, kvartfinale, semifinale og finale/bronsefinale av de 4 skytterne som 
skjøt kvalifisering til cupduellene. Det samlaget, representert med 1 ny skytter for hver runde, 
som vinner duellene går videre. Vinnende lag i 1/8-delsfinale går videre til kvartfinale, 
semifinale og finale, mens tapende semifinalister skyter bronsefinale. Ved likhet i poengsum 
mellom de samlagene som er i duell benyttes rangering etter innertierregelen. Ved fortsatt 
likhet går det lag foran som var best rangert med samlet poengsum på samtlige 4 skyttere i 
kvalifiseringen til cupskytingen.  
 
4. Finalen og bronsefinalen avgjør hvem som blir nummer 1, 2, 3 og 4. Tapende samlag i 
kvartfinalene blir på delt 5. plass, mens tapende samlag i 1/8-delsfinalene blir på delt 9. plass. 
 
Administrasjonen gis i oppdrag å tilpasse regelverk og instrukser etter denne 
gjennomføringsmetoden. 
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas, men ordningen gjennomføres som en prøveordning for 
Landsskytterstevnet 2007. 
 
I tillegg vedtas følgende punkt 5 og 6. 
 
5. Alle skyttere på de 16 lagene som kvalifiserer seg til finaleskyting skal premieres. 
  
6. Administrasjonen gis i oppdrag å tilpasse den vedtatte gjennomføringsmodellen, og 
etablere detaljert regelverk og instruks.  
 
Sak 8/2007: Plassering av hovedlager/hovedservicestasjon for Sauer 200 STR 
Skytterstyret drøftet ulike aspekter angående ordningen med hovedlager for reservedeler og 
service for Sauer 200 STR. Herunder ble det spesielt drøftet om Skytterkontorets 
salgsavdeling skulle overta ansvar for hovedlageret av reservedeler for Sauer 200 STR. 
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Saken utsettes.   



 
Sak 9/2007: Funksjonsfordelingen mellom Norges Skytterstyre og Skyttertinget 
Til styremøte forelå det et notat fra DFS sin advokat, Sven Knagenhjelm, angående 
funksjonsfordelingen mellom Norges Skytterstyre og Skyttertinget.   
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Det oppnevnes et hurtigarbeidende utvalg for avklaring av funksjonsfordelingen mellom 
Norges Skytterstyre og Skyttertinget. Komiteen skal ledes av Sven Knagenhjelm, og øvrige 
medlemmer blir Inge Hoff og Ola Petter Holm. President og generalsekretær gis i oppdrag å 
utforme mandat til utvalget. 
 
Sak 10/2007: Sammensetningen av Skyttertinget 
Rådgivende utvalg hadde til Skytterstyrets møte lagt fram sin vurdering og anbefaling i 
forhold til mandat gitt av Skytterstyret under sak 48/2006 vedrørende Skyttertingets 
sammensetning. Norges Skytterstyre foretok innledende drøftelser, men vil se saken i 
sammenheng med arbeidet igangsatt i sak 9, og som gjelder funksjonsfordelingen mellom 
Norges Skytterstyre og Skyttertinget. 
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Saken utsettes. 
 
Sak 11/2007: Egne klasser for skiskyttere i DFS  
Gjennom drøftinger og vedtak i Norges Skytterstyre og DFSU, er det nå utarbeidet en 
samarbeidsavtale mellom Det frivillige Skyttervesen og Norges Skiskytterforbund. Når det 
gjelder rekruttering og felles aktiviteter er tilrettelegging av skyteskole med og for skiskyttere 
vektlagt. Avtalen sier ikke noe om tilrettelegging av egne klasser verken for DFS-skyttere 
som vil delta i skiskyting, eller skiskyttere som vil delta i konkurranser i DFS.  
 
DFSU har i sak 18/2006 saksbehandlet en søknad om dispensasjon for opprettelse av egne 
skiskytterklasser i DFS. DFSU anbefalte overfor Norges Skytterstyre at det ikke gis 
dispensasjon til å opprette egne skiskytterklasser i DFS. Saken ble uformelt drøftet i 
skytterstyrets desembermøte med konklusjon om at dette settes opp som egen sak til styret i 
2007.  
 
Drøftinger i DFSU: 
DFSU drøftet denne saken med bakgrunn i sak 16/2006, Samarbeid med Norges 
Skiskytterforbund. Hovedtrekkene fra denne drøftingen var at samarbeidet og 
tilretteleggingen skulle gi grobunn for utvikling av skyteferdighet, gjensidig samarbeid, 
aktivitetsutveksling og felles rekruttering. DFSU mener det er viktig at aktivitetsutvekslingen 
blir nettopp en utveksling av organisasjonenes aktiviteter, etter det regelverk som til en hver 
tid er gjeldende for den enkelte organisasjon. DFSU ønsker ikke at den enkelte organisasjon 
skal endre regelverket eller gjøre spesialtilpasninger for en liten gruppe skyttere/skiskyttere. 
 
Drøfting: 
Administrasjonen er enig med DFSU i drøfting og konklusjon.   
Administrasjonen vil tillegge at veien til en god integrering, begge veier, bl.a. går gjennom å 
benytte og bli kjent med det utstyr som den enkelte organisasjon nytter i de aktuelle 
aldersklasser. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 



 
Norges Skytterstyre ønsker ikke å etablere egne klasser for skiskyttere i DFS. 
 
 
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas med følgende tillegg: 
 
DFSU gis i oppdrag å vurdere om det skal tillates å benytte skiskyttergevær i klasse aspirant 
med 0,5 kilos avtrekk, eventuelt om klassen som helhet skal gis dispensasjon til å benytte 
gevær med 0,5 kilos avtrekk som nedre avtrekksgrense. 
 
Sak 12/2007: Overgang til 16/9-format i NRK-sendinger, endrede krav til grafikk   
I forbindelse med overgang fra 4/3-format til 16/9-format på NRK sine sendinger fra 
Landsskytterstevnet, har NRK gjort en henvendelse til DFS for å bidra med å utvikle et 
grafikkprogram for LS som tilfredsstiller kravene til dagens TV-produksjon. Dette har vært et 
ønske fra NRK i flere år om vi kunne være med å bidra økonomisk til et slikt program. Dette 
framtvinges for NRK nå som de har bestemt at alle sportssendinger fra større arrangement 
skal foregå på 16/9-format. 
 
Administrasjonen har nå gjennomført 2 møter med NRK om denne problemstillingen. 
Sammen med NRK har vi gjennomgått hvilke endringer som hadde vært ønskelige, og bedt 
Kongsberg Mikroelektronikk skissere sine kostnader med eventuelt å gjøre disse endringer. 
For å utvikle programmet fra ”dataspråket” til KME, kreves i tillegg en leverandør som lager 
selve grafikkprogrammet med bakgrunn i informasjon fra KME. Det har også vært kontakt 
med en grafikkleverandør som har lagd slike systemer til langrenn og skiskyting for å anslå 
pris på en slik utvikling. 
 
I forbindelse med forhandlinger om speaker/arenaproduksjon har administrasjonen sett at vi 
også hadde hatt stor nytte av å ha en bedre grafikkframstilling på storskjermen i LS-uka. 
Overføringer av signaler fra KME til storskjermen gir med dagens løsninger begrensede 
funksjoner for visning. Et slikt grafikkprogram hadde i den forbindelse også vært i DFS sin 
interesse. 
 
Administrasjonen foreslår at Norges Skytterstyre gjør følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre gjør vedtak om å anskaffe et grafikkprogram som kan benyttes på NRK 
sine TV-sendinger, samt på storskjermen under Landsskytterstevnet. DFS sin andel av 
utviklingen av grafikkprogrammet skal ikke overstige 150 000 kroner. Beløpet finansieres av 
private midler for tiltak øremerket informasjon. Det forutsettes at DFS er rettighetshaver til 
programmet. 
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 
 
 



Sak 13/2007: Revidert budsjett for offentlige midler for 2007 
Under drøftinger i Norges Skytterstyre ble det vedtatt at administrasjonen skulle komme 
tilbake til et revidert budsjett når kostnader for gratis E-postadresser til alle skytterlag med 
spamfilter ble kjent. Det reviderte budsjett har også med seg kostnader for storskjerm og 
arenaproduksjon under LS 2007, samt korrigering i forhold til ubrukte midler fra miljøpakka i 
2006. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre vedtar følgende reviderte budsjett for offentlige midler for 2007: 
 
 
  Oppr budsj Endring Rev budsj
Post 11 Administrasjon 8.665.000  8.665.000
Post 12 Landsskytterstevnet, Nordisk, norgescup,

NM skifelt/skogsløp 1.930.000
 
 1.930.000

Post 13 Medaljer, diplomer, premier 645.000  645.000
Post 14 Bidrag lag, samlag, kretser 2.563.000 198.000 2.761.000
Post 15a Bidrag baner 5.230.000 -140.000 5.090.000
Post 15b Miljøpakka 5.600.000 315.000 5.915.000
Post 16 Utdanning 1.173.000  1.173.000
Post 17 Rekruttering 1.345.000 -98.000 1.247.000
Post 18a Feltskyting 377.000  377.000
Post 18b Skifeltskyting 305.000  305.000
Post 19 Ammunisjonsbidrag 2.194.000 -154.000 2.040.000
Post 20a Markedsføring 820.000  820.000
Post 20b Driftstilskudd Norsk Skyttertidende 408.000  408.000
Post 21 Nytt økonomisystem etc 200.000  200.000
 Budsjettreserve 163.000 -108.000 55.000
Sum  31.618.000 13.000 31.631.000
  
Ordinært tilskudd  24.750.000
Miljøpakkemidler  5.000.000
Overført fra tidligere år  1.881.000
Sum  31.631.000
 
Ytterligere kr 98.000 av vedtatt budsjett til rekruttering belastes private midler, øremerket 
tilskudd til rekrutteringsfremmende tiltak. 
 
Norges Skytterstyre vedtar at kostnader med storskjerm og kostnader med overgang til 16/9-
format belastes private midler, øremerket tilskudd til informasjon/markedsføring. 
 
Administrasjonen pålegges å legge fram sak angående arrangementsavgift for militært NM, 
og om dette eventuelt skal brukes av budsjettreserven. 
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 



Sak 14/2007: Søknad om godkjenning av tilleggsutstyr til Sauer 200 STR  
Engbo Innovasjon søknad om godkjenning av en diopterløsning for Sauer, der diopterskinnen 
er tilført et låsesystem, som muliggjør hurtig flytting av siktet fram og tilbake i 
lengderetningen. Produktet benevnes Engbo hendelen.  
 
Administrasjonens drøfting: 
Administrasjonen støtter søknadsstilleren i synspunktet om at det er fordelaktig med lik 
sikteavstand i alle stillinger. Spesielt for brukere av billigere brilleløsninger der innfatning er 
påmontert diopteret (Skytterboka pkt. 8.149, underpunkt b), er det av optiske årsaker viktig å 
ha lik sikteavstand. Utfordringen ligger her for skyttere flest i at avstanden fra øyet til 
diopteret endres ved bytte av skytestilling, og dermed avstanden til brilleglasset. Engbo 
hendelen vil muliggjøre hurtig flytting av diopteret, og dermed gjøre disse brilleløsningene 
mer anvendelige. 
 
Det er samtidig betenkeligheter med produktet. DFS er alltid forsiktig når det gjelder å tillate 
produkter som kan virke kostnadsdrivende. Søkeren opplyser at en slik anskaffelse vil være 
en beskjeden investering, men den vil likevel koste noe!  
Videre opplyses om at treffpunktet ikke endres ved flytting av siktet. Dette er det betydelig 
skepsis knyttet til.  
I internasjonal skyting med standardgevær er det ikke tillatt å flytte diopteret under skyting. 
Selv om DFS ikke følger dette reglementet til punkt og prikke, er det gunstig å ikke bevege 
seg for lang vekk fra dette.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak:  
Norges Skytterstyre avviser søknaden fra Engbo innovasjon angående godkjenning av 
diopterløsning for Sauer 200 STR. 
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Sak 15/2007: Ny avtale med Forsvaret vedrørende støtte til LS. Det videre arbeid. 
Norges Skytterstyre er informert om at Forsvaret har igangsatt arbeid med utforming av ny 
avtale om støtte til Landsskytterstevnet. Herunder har Forsvaret gitt uttrykk for at 
målsettingen er fortsatt å støtte arrangementet, men at selve mannskapsdelen må reduseres 
slik at det personell som deltar i støtten framtidig i det alt vesentlige skal ha gjøremål under 
Landsskytterstevnet som er relevante for personellet. Dette kan oppnås bl.a. ved å innføre 
elektronisk anvisning i feltskytingene. GIHV er av Forsvarssjefen gitt i oppdrag å fullføre 
arbeidet med avtalen. 
 
Norges Skytterstyre har allerede gitt sin tilslutning til at det arbeides videre med en 
elektronisk løsning for feltskytingene.  
I drøftingene så langt er det også framkommet tanker fra GIHV om å redusere antall arenaer. 
Herunder at det sees på mulighetene for permanente opplegg for feltskyting på elektroniske 
feltfigurer. 
Norges Skytterstyre har på sin side uttrykt at turnusordningen må beholdes bl.a. fordi man 
ikke har forventninger om at arrangørene vil ta på seg arbeidet med et LS oftere enn hvert 
10.år. Enn videre må det tas hensyn til vedtatt turnusordning og tidsaspektet ved fremme av 
søknad, slik at søker kjenner forutsetningene.        
 
 



Drøfting: 
Forsvaret og DFS må nå starte reelle drøftinger/forhandlinger vedrørende prinsipielle forhold 
i arrangementet av LS og etter hvert starte formuleringen av tekst i ny avtale. Parallelt må nytt 
materiell utvikles. Det er derfor viktig at strukturen på støtten avklares relativt raskt. Dette 
arbeidet/forhandlingene om prinsipielle sider ved arrangementet og dertil innhold i avtalen 
bør foretas av administrasjonen(generalsekretær) på vegne av DFS/ Norges Skytterstyre. Det 
rapporteres om status i forhandlingene fortløpende i styremøter, hvor styret gir aksept og/eller 
retningslinjer for videre forhandlinger. I denne prosessen i styremøter kan ikke GIHV delta 
siden GIHV allerede er satt i en forhandlerposisjon av Forsvarssjefen, på vegne av Forsvaret.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
Det innledes snarest reelle forhandlinger med Forsvaret vedrørende Forsvarets støtte til 
Landsskytterstevnet. Herunder utarbeidelse av utkast til avtale om dette. 
 
På vegne av DFS/Norges Skytterstyre ledes dette arbeid av generalsekretæren.  
Det rapporteres til Norges Skytterstyre i de ordinære styremøter eller på annen måte dersom 
dette finnes nødvendig. 
Tidsplan for ferdigstillelse av ny avtale bestemmes i et senere møte.  
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Sak 16/2007: Søknad om ordinært bidrag – dispensasjon fra bestemmelsene 
Skytterstyret vedtok i sak 6/2006 blant annet følgende tillegg til delegeringsdirektivet for 
saksbehandling i administrasjonen: 
 
   "I saker hvor spesielle omstendigheter tilsier en lempeligere behandling enn bestemm- 
   elsenes ordlyd tilsier, skal saken legges fram for Skytterstyret til avgjørelse." 
 
I forbindelse med søknad om bidrag til hovedreparasjon av skytebane fra Eidsvoll Verk 
skytterlag, ønsker administrasjonen Skytterstyrets avgjørelse vedrørende krav til innhold i 
leiekontrakt. Kontrakten (jfr vedlagte kopi) av 01.07.2000/05.07.2000, tinglyst 11.01.2001, 
mellom Mathiesen Eidsvoll Værk ANS og skytterlaget, pkt 8, lyder slik: 
 
   "Denne overenskomst gjelder i 40 år regnet fra 01.01.00. Avtalen kan dog sies opp av 
   Grunneieren med 12 - tolv - måneders varsel, dersom preserende behov tilsier at anlegget 
   må nedlegges eller flyttes. I så fall vil grunneier være positiv til å finne en løsning til  
   alternativ lokalisering og med tilsvarende vilkår. Etter avtaletidens utløp fornyes avtalen 
   for 5 - fem - år av gangen. Skytterlaget kan si opp leiekontrakten med 12 mnd varsel." 
 
Drøfting: 
Etter revisjonen av banebidragsbestemmelsene vedtatt i Skytterstyrets sak 6/2006 kreves nå 
20 års bruksrett ved søknad om bidrag til hovedreparasjon, mot tidligere 40 år. Problemet med 
foreliggende kontrakt er at den på nærmere vilkår kan sies opp av grunneier med ett års 
varsel.  
 
Vilkårene for oppsigelse er i henhold til kontraktens pkt 8 at "… presserende behov tilsier at 
anlegget må nedlegges eller flyttes." Det sies ikke noe om hva slags behov dette er, men det 
kan etter vårt syn ikke utelukkes at eksempelvis en for grunneier betydelig mer økonomisk 
utnyttelse av eiendommen som følge av endret reguleringsstatus, vil kunne være tilstrekkelig.  



Passusen om at "I så fall vil grunneier være positiv til å finne en løsning til alternativ 
lokalisering og med tilsvarende vilkår"… er reelt og juridisk ikke mye verdt, dersom 
eksisterende baneområde må fravikes.   
 
Ut fra telefonsamtale med skytterlagets leder tyder det på at grunneier ved inngåelsen av 
kontrakten var klar på behovet for en oppsigelsesrett, men formuleringen i opprinnelig 
kontraktsutkast ble endret slik at den kunne godtas av fylkeskommunen i forbindelse med 
søknad om spillemidler. Skytterlaget har på grunnlag av den søknaden mottatt 260.000 kroner  
i spillemidler. Det synes vanskelig å påregne at grunneier vil godta en ytterligere svekket 
oppsigelsesadgang.  
 
Skytebanen ligger i et utpreget myrområde, og verken grunnforholdene eller andre kjente 
faktorer tilsier at alternativ utnyttelse vil være særlig aktuelt innenfor et 20 års perspektiv.  
I kommuneplanens arealdel er området dels avsatt til kulturminnevern/kulturlandskaps-
område, dels som eksisterende og planlagt byggeområde. Etter en samlet vurdering vil 
administrasjonen anbefale at foreliggende leiekontrakt godtas i forbindelse med søknad om 
ordinært bidrag til hovedreparasjon av lagets skytebane, til tross for den usikkerhet som følger 
av kontraktens pkt 8.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre finner at leiekontrakt mellom Eidsvoll Verk skytterlag og Mathiesen 
Eidsvoll Værk vedrørende gnr 96 bnr 1 i Eidsvoll kommune, tinglyst 11.01.2001, kan 
godkjennes som grunnlag for tildeling av ordinært bidrag til hovedreparasjon av skytebane. 
 
Videre behandling av søknaden skjer i henhold til gjeldende bestemmelser. 
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Sak 17/2007: Premiesystemet i DFS 
Presidenten, Hans O. Kveli, foreslo under åpent forum i forrige møte at det var behov for å se 
på premieringssystemet vi har i DFS. Styret gjennomførte innledende drøftelser om 
ønsker/muligheter for endringer. 
 
Hans O. Kveli foreslo følgende: 
Rådgivende utvalg gis i oppdrag å foreta en gjennomgang av premieringssystemet i DFS. 
Generalsekretær og president gis i oppdrag å utforme mandat for arbeidet.  
 
Norges Skytterstyres vedtak:  
Kvelis forslag vedtas. 
 
Meldingssaker: 1. Info om prosjekt sikkerhet på skytebaner 
   2. Info om sak om avrenning av tungmetaller 
   3. Info om 5.56. Vurdering av forskjellige utfordringer  

4. Foreløpige tanker om eventuelle endringer av funksjonsfordelingen 
mellom Norges Skytterstyre og Skyttertinget 
5. Aktivitetsplanen – hvor står vi? 
6. Saker fra DFSU 
7. Tildelingsbrev vedr. driftsstøtte for 2007 og senere 
8. Info fra møte med representanter for Forsvarsbygg  



 
Adm.vedtak:  - sammenslåing av skytterlag 
 Lakså skytterlag og Leines skytterlag i Salten skyttersamlag er slått 

sammen til ett skytterlag, Lakså skytterlag. 
 Røyken skytterlag og Hurum skytterlag i Drammen skyttersamlag er 

slått sammen til ett skytterlag, Røyken og Hurum skytterlag. 
 Hofstad skytterlag og Stjørdal skytterlag i Uttrøndelag skyttersamlag er 

slått sammen til ett skytterlag, Stjørdal skytterlag.     
 - bytte av sekretær i skifeltutvalget, ny sekretær, Runar Sørensen 

- nye ammunisjonspriser 
- tilskudd til infrastruktur LS 06 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



År 2007 den 26. mars holdt Norges Skytterstyre møte på SAS Radisson hotell, 
Gardermoen 
 
Til stede fra Norges Skytterstyre: Hans O. Kveli, Sindre Undseth, Jarle Tvinnereim, Janne 
Kornbrekke Dalene, Jon G. Hofstad, Henning Ivarrud, Olav Aasen og Geir Kjøsnes  
 
Til stede fra administrasjonen. Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
 
Domsutvalgets leder, Øyvind Damås, og Appellutvalgets leder, Hilde Lang-Ree, var til stede 
og redegjorde for arbeid og saksgang i forbindelse med den avsluttede dopingsaken. 
 
Sak 18/2007: Tingsak: Regnskap for offentlige og private midler for 2006 
 
ÅRSBERETNING 2006 AVGITT I HENHOLD TIL REGNSKAPSLOVEN 
 
Det frivillige Skyttervesen (DFS) er en ideell, frivillig, landsomfattende organisasjon 
opprettet av Stortinget i 1892 med formål å fremme praktisk skyteferdighet innen det norske 
folk og derved dyktiggjøre det for landets forsvar.   
 
Virksomheten skjer i skytterlagene (ca 900) over hele landet etter retningslinjer gitt av 
Stortinget, Skyttertinget og Norges Skytterstyre, med en utøvende administrasjon plassert ved 
Skytterkontoret i Oslo.  Den daglige sentrale virksomhet er basert på årlig bevilgning til DFS 
over Forsvarsbudsjettets kap. 1719. 
 
DFS har en egen salgsavdeling hvor våpen, ammunisjon og organisasjonsartikler omsettes.  
Annet hvert år har DFS et landslotteri.  Inntektene fra denne virksomheten dekker en del 
utgifter som ikke kan belastes det regnskapet som viser bruk av bevilgningen gitt over 
Forsvarsbudsjettet. 
 
Den totale omsetningen er økt med ca 6 mill kroner i forhold til 2005-regnskapet.  Økt 
omsetning i salgsavdelingen samt Landslotteriet 2006 er hovedårsaken til dette. Årsresultatet 
er på kr 781.398 og er redusert med snaut femti tusen kroner i forhold til resultatet i 2005.  
Dette skyldes økt bruk av private midler på tiltak som fremmer organisasjonens formål, i 
første rekke iverksatt av anleggsavdelingen, utdanningsavdelingen og DFSU.  
Organisasjonens frie egenkapital er på et forsvarlig nivå ut fra det ansvaret den har som 
arbeidsgiver. 
 
Norges Skytterstyre mener at årsregnskapet gir et rettvisende bilde av Det frivillige 
Skyttervesens eiendeler og gjeld, finansielle stilling og resultat.  Fortsatt drift av organisa-
sjonens virksomhet er lagt til grunn for regnskapet, da styret anser at forutsetningen for 
fortsatt drift av den sentrale virksomheten er til stede. 
 
Arbeidsmiljøet ved Skytterkontoret er sikret gjennom internkontroll for å ta vare på helse, 
miljø og sikkerhet.  Et eget verneombud sørger for at de pålagte kontrollrutiner blir fulgt.  
Skytterkontoret er tilknyttet bedriftslegeordning. 
 
På Skytterkontoret jobber det 3 kvinner og 11 menn.  Ingen av de ansatte jobber deltid.  
Gjennomsnittslønnen for alle ansatte er kr 373.000.  Gjennomsnittslønnen til kvinnene er noe 
lavere enn for mannlige ansatte, noe som begrunnes i at 2 av de 3 kvinnelige ansatte er ansatt 
i kontorstøttefunksjoner.  Generalsekretær og assisterende generalsekretær, som utgjør 



Skytterkontorets ledelse, er begge menn.  Alle stillinger på Skytterkontoret har sin egen 
stillingskode etter Statens Lønnsplanhefte, og følgelig en fast lønnsramme.  Dette momentet 
er viktig for å fremme likestilling mellom kjønnene på Skytterkontoret.    
 
Andelen kvinner blant de voksne aktive skytterne utgjorde i 2006 ca 10 %, og andelen synes å 
være økende.  I hele organisasjonen jobbes det for å få større kvinneandel i tillitsmanns-
apparatet på alle nivåer, noe som blant annet har resultert i at DFS har fått sin første 
kvinnelige representant i Norges Skytterstyre.  Ved framtidige stillingsutlysninger på 
Skytterkontoret vil kvinner bli oppfordret til å søke. 
 
Det har ikke vært alvorlige skader eller ulykker som har rammet de ansatte i 2006.  
Sykefraværet ved Skytterkontoret utgjorde 4,8 % av den ordinære arbeidstiden.   
 
Det frivillige Skyttervesen har i 2006 vært involvert i forskning og utvikling innenfor 
følgende områder: 
 
Utprøving av nyvinninger hva angår støydempingsmetoder for standplasser. 
Utfordringer med hensyn til eventuell avrenning av tungmetaller fra kulefanger på skytebaner. 
Utvikling av presisjonsvåpen og ammunisjon i nytt kaliber 5.56. 
Utvikling og oppgradering av utdannings- og støttemateriell for tillitsvalgte. 
Utvikling og oppgradering av administrative verktøy til bruk i skytterlag og skyttersamlag, 
herunder administrasjonsprogramvare, web-portal og web-shop. 
 
Organisasjonens virksomhet påvirker det ytre miljøet på to hovedområder: 
 
Gjennom salgsvirksomheten gjør en seg nytte av de transport- og distribusjonstilbud som 
finnes i samfunnet, og 
aktiviteten i skytterlagene påvirker det ytre miljø, vesentlig i form av støy.  Disse forholdene 
er regulert gjennom Forurensningsloven og tilhørende konsesjonsbestemmelser. 
 
 
Oslo, 26. mars 2007 
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DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
REGNSKAP PRIVATE OG OFFENTLIGE MIDLER  

Resultatregnskap 2006 
    

DRIFTSINNTEKTER Noter 2006 2005
    
Salgsinntekter 3,4,5 25 156 974 23 217 709
Abonnementsinntekter 4 1 709 279 1 734 740
Offentlige tilskudd 2 30 403 142 29 730 000
Andre driftsinntekter 4 371 048 189 100
Salgsinntekter landslotteriet 6 3 166 440 
Sum driftsinntekter  60 806 883 54 871 549
    
DRIFTSKOSTNADER    
Varekostnad 1 22 484 260 20 408 207
Lønnskostnad 1,12 7 772 418 7 523 687
Avskrivning varige driftsmidler   188 750
Annen driftskostnad 1 16 810 663 13 446 121
Utbetalte tilskudd 1 12 905 858 15 643 547
Sum driftskostnad  59 973 199 57 210 312
    
NETTO TIL/FRA OFFENTLIGE MIDLER    
Overførte offentlige midler til neste år 2,15 -1 874 771 -1 429 342
Overførte offentlige midler fra tidligere år 2,15 1 429 342 4 253 192
    
DRIFTSRESULTAT PRIVATE MIDLER  388 255 485 087
    
FINANSINNTEKTER OG FINANSKOSTNADER    
Sum finansinntekter  393 566 346 461
Sum finanskostnader  423 708
Resultat av finansposter  393 143 345 753
    
    
ÅRSRESULTAT  781 398 830 840
    
Endring i egenkapitalen:    

Egenkapital med lovpålagte restriksjoner   
Overførte midler DFSU 8 -200 000 -18 308
Rekrutteringsfremmende tiltak 8 -200 000 
Markedsføring info 8 -12 108 -166 888
Skytebanesikkerhet, Landslotteriet 2006 6,8 604 406 
   
Egenkapital med selvpålagte restriksjoner   
Overførte midler DFS Trygdefondet 14 -5 885 -6 024
   
Annen egenkapital   
Avsatt til fri egenkapital  594 985 1 022 060
Sum  781 398 830 840
 
 



 
DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
BALANSE PR 31.12.2006 
    
 Noter 2006 2005
EIENDELER    
    
ANLEGGSMIDLER    
Finansielle anleggsmidler    
Lånefinansiering reservedelslager 10 500 000 500 001
Sum finansielle anleggsmidler  500 000 500 001
    
SUM ANLEGGSMIDLER  500 000 500 001
    
    
OMLØPSMIDLER    
Varer 11 5 433 370 3 716 822
    
Fordringer    
Kundefordringer  2 975 531 1 366 719
Andre kortsiktige fordringer 11 1 868 406 672 948
Forskudd til leverandører  312 500
Sum fordringer  5 156 437 2 039 667
    
Bankinnskudd, kontanter og lignende 13 15 698 419 14 437 047
    
SUM OMLØPSMIDLER  26 288 226 20 193 536
    
SUM EIENDELER  26 788 226 20 693 537
    
    
    
    
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
BALANSE 31.12.2006 

 Noter 2006 2005
EGENKAPITAL OG GJELD    
    
EGENKAPITAL    
Med lovpålagte restriksjoner    
DFSU midler 8 17 650 217 650
Rekrutteringsfremmende tiltak 8 1 340 962 1 540 962
Felt-/skifelt  1 482 706 1 482 706
Skytebanesikkerhet 6,8 604 406
Markedsføring/informasjon 8 476 044 488 152
Sum  3 921 768 3 729 470
  
Med selvpålagte restriksjoner  
DFS Trygdefondet 14 636 404 642 289
Sum  636 404 642 289
  

Annen egenkapital  
Fri egenkapital  9 853 623 9 258 638
Sum  9 853 623 9 258 638
    
    
SUM EGENKAPITAL  14 411 795 13 630 397
    
GJELD    
Kortsiktig gjeld    
Ubenyttet offentlige midler 15 1 874 771 1 429 342
Leverandørgjeld  7 237 528 3 818 943
Skyldig offentlige avgifter  592 787 724 384
Annen kortsiktig gjeld  2 671 345 1 090 471
Sum kortsiktig gjeld  12 376 431 7 063 140
    
SUM GJELD  12 376 431 7 063 140
    
SUM EGENKAPITAL OG GJELD  26 788 226 20 693 537
    

Oslo, 26. mars 2007 
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DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 

Regnskapsprinsipper 
Årsregnskapet er satt opp i samsvar med regnskapslovens bestemmelser og er utarbeidet 
etter norske regnskapsregler og anbefalinger til god regnskapsskikk. 
 
Regnskapet omfatter Det frivillige Skyttervesens private midler og offentlige midler.  Det er 
utarbeidet et separat regnskap for offentlige midler mottatt over statsbudsjettet som er inntatt 
som note i regnskapet.  Eventuelle offentlige midler som ikke er benyttet i tildelingsåret, men 
som overføres til bruk senere år, inngår som betalingsmidler og er oppført som ubenyttede 
offentlige midler i balansen. 
 
Aktiviteten som er finansiert over DFS’ private midler, er i regnskapet fordelt på følgende 
virksomhetsområder: 
 

- Salg av våpen, ammunisjon og organisasjonsartikler, 
- drift av Norsk Skyttertidende, 
- utvikling og salg av administrasjonsprogram for skytterlag og skyttersamlag, 
- Landslotteriet 2006, og 
- annen organisasjonsvirksomhet som ikke dekkes av offentlige midler. 

 
Transaksjoner regnskapsføres til verdien på transaksjonstidspunktet og inntekt resultatføres 
når den er opptjent.  Utgifter er kostnadsført i samme periode som tilhørende inntekt. 
 

Klassifisering av balanseposter 
Omløpsmidler og kortsiktig gjeld omfatter normalt poster som forfaller til betaling innen et år 
etter balansedagen, samt poster som knytter seg til varekretsløpet.  Øvrige poster er 
klassifisert som anleggsmidler. 

Kundefordringer 
Kundefordringene er oppført i balansen til pålydende etter fradrag for avsetninger til forventet 
tap. 

Varebeholdninger 
Lager av innkjøpte varer for videresalg er verdsatt til laveste av anskaffelseskost etter FIFO-
prinsippet og virkelig verdi. 

Varige driftsmidler 
Eiendeler bestemt til varig eie og bruk, balanseføres og avskrives.  Avskrivning 
gjennomføres lineært over driftsmidlets økonomiske levetid.  Driftsmidler som dekkes av 
offentlige midler nedskrives direkte med mottatte tilskuddsmidler. 

Pensjonsforpliktelser 
DFS har avtale om avtalefestet pensjonsordning.  Ordningen er tilskuddsbasert gjennom 
medlemskap i Statens Pensjonskasse.  Det er derfor ingen pensjonsforpliktelser knyttet til 
ordningen. 
 
 
 
 
 
 



Note 1 – Fordeling av inntekter og kostnader         
    INNTEKTER KOSTNADER

  Salgs- Andre  Vare- Lønns-Av- og ned- Annen Utbetalte   
    inntekter inntekter SUM kostnader kostnader skrivninger driftskostnad tilskudd SUM 
Private midler              
Salgsvirksomheten 24 232 012  24 232 012 21 073 222 951 845 1 557 542  23 582 609 
Norsk Skyttertidende 558 738 1 874 527 2 433 265 1 262 876 702 782 544 495  2 510 153 
Administrasjonsprogrammet 366 224  366 224 148 162 60 648 151 754  360 564 
Landslotteriet  3 166 440 3 166 44 196 461 1 780 016  1 976 477 
Øvrig virksomhet private midler  205 800 205 800 39 410 1 964 254 130 019 2 133 683 
Sum private midler 25 156 974 5 246 767 30 403 741 22 484 260 1 951 146 5 998 061 130 019 30 563 486 
       
Offentlige midler          
11 Administrasjon  30 403 142 30 403 142  4 901 211  3 248 973  8 150 184 
12a Landsskytterstevnet     336 066  1 312 670  1 648 736 
12b Nordisk Mesterskap     67 210  367 539 50 000 484 749 
12c Norgescupen i baneskyting     10 967  27 616 27 000 65 583 
12d NM skifelt og skogsløp      17 497 16 000 33 497 
13 Medaljer/diplomer og premier       711 314  711 314 
14 Tilskudd til lavere organisasjonledd        3 563 601 3 563 601 
15a Ordinære anleggsmidler     55 609  2 352 448 3 246 064 5 654 121 
15b Miljøpakkemidler       485 260 2 699 991 3 185 251 
16 Utdanning     232 879  752 397 119 650 1 104 926 
17 Rekruttering     63 731  479 006 930 225 1 472 962 
18 Feltskyting/skifeltskyting     22 506  90 341 395 000 507 847 
19 Ammunisjonsbidrag        1 649 288 1 649 288 
20 Markedsføring     116 365  709 265 79 020 904 650 
21 Nytt øk.system/webportal     14 728 258 276  273 004 
Sum offentlige midler 30 403 142 30 403 142 5 821 272 10 812 602 12 775 839 29 409 713 
           
Sum totalt 25 156 974 35 649 909 60 806 883 22 484 260 7 772 418 16 810 663 12 905 858 59 973 199 



Note 2 – DFS offentlige midler    
 2006  2005
INNTEKTER    
Ordinært tilskudd 24 750 000  24 730 000
Miljøpakkemidler 5 000 000  5 000 000
MVA-kompensasjon 653 142  
Sum inntekter 30 403 142  29 730 000
    
UTGIFTER    
11 Administrasjon 8 150 184  7 950 337
    
12 Arrangementer    
12a Landsskytterstevnet 1 648 736  1 446 788
12b Nordisk Mesterskap 484 749  374 814
12c Norgescupen i baneskyting 65 583  80 418
12d NM skifelt og NM skogsløp 33 497  34 653
Sum post 12 2 232 565  1 936 673
    
13 Medaljer, diplomer og premier 711 314  628 246
    
14 Tilskudd lag, samlag og kretser 3 563 601  3 521 313
    
15 Anleggsavdelingen    
15a Ordinær drift 5 654 121  4 954 044
15b Miljøpakken 3 185 251  6 806 863
Sum post 15 8 839 372  11 760 907
    
16 Utdanning 1 104 926  1 007 315
    
17 Rekruttering 1 472 962  1 429 528
    
18 Felt- og skifeltskyting    
18a Feltskyting 345 000  347 885
18b Skifeltskyting 162 847  302 926
Sum post 18 507 847  650 811
    
19 Ammunisjonsbidrag 1 649 288  1 498 929
    
20 Markedsføring  
20a Informasjon 904 650  919 631

20b Driftstilskudd Norsk Skyttertidende 548 000  602 000

Sum post 20 1 452 650  1 521 631
    
21 Prosjekt nytt øk.system/webportal  273 004  648 160
    
Sum utgifter 29 957 713  32 553 850
Sum utgifter ekskl interne overføringer 29 409 713  31 951 850
Ubenyttede offentlige midler 445 429  -2 823 850
Overført off. midler fra tidligere år 1 429 342  4 253 192
Overført off. midler til neste år 1 874 771  1 429 342
Resultat offentlige midler 0  0
  



Note 3 – Driftsregnskap salgsvirksomheten 
 SUM    VÅPEN AMMUNISJON ANNET SALG
   2006 Budsjett 2005 2006 2005 2006 2005 2006 2005
Salgsinntekter          
Ordinære salgsinntekter 24 232 012 21 200 000 22 376 746 11 344 836 9 724 196 12 204 000 11 831 183 683 176 821 367 
Sum salgsinntekter 24 232 012 21 200 000 22 376 746 11 344 836 9 724 196 12 204 000 11 831 183 683 176 821 367 
          
Varekostnader          
Varekjøp 22 789 770 18 430 000 19 830 365 10 742 037 8 373 027 11 276 389 10 828 263 771 344 629 075 
Endring varelager -1 716 548 0 -597 056 -1 076 742 -174 882 -434 548 -364 061 -205 258 -58 113 
Sum varekostnader 21 073 222 18 430 000 19 233 309 9 665 295 8 198 145 10 841 841 10 464 202 566 086 570 962 
          
Bruttofortjeneste 3 158 790 2 770 000 3 143 437 1 679 541 1 526 051 1 362 159 1 366 981 117 090 250 405 
Bruttofortjeneste i prosent 13,04 13,07 14,05 14,80 15,69 11,16 11,55 17,14 30,49 
          
Lønnskostnader 951 845 930 000 948 529       
         
Annen kostnad         
Fraktkostnader 823 504 580 000 590 631      
Husleiekostnader 259 383 250 000 275 654     
Leasing/driftsavtaler 46 626 15 000 16 757      
Inventar, kontormaskiner 10 000 10 829    
Revisjon 46 710 45 000 33 750    
Andre konsulenttjenester 57 350 10 000 12 070       
Kontorrekvisita, trykksaker 62 189 50 000 20 586       
Telefon og porto 19 548 45 000 35 304       
Reise- og oppholdsutgifter 61 317 100 000 60 809       
Markedsføring 143 190 200 000 174 371       
Forsikringer 37 725 30 000 35 732       
Sum annen kostnad 1 557 542 1 290 000 1 266 493       
Driftsresultat 649 403 770 000 928 415       
 



 
 
Note 4 – Driftsregnskap for Norsk Skyttertidende 
 Regnskap Budsjett Regnsk 2005
Driftsinntekter:    
Annonseinntekter 558 738 580 000 548 694
Abonnementsinntekter 1 709 279 1 800 000 1 734 740
Driftstilskudd fra offentlige midler 548 000 643 000 602 000
Andre inntekter 165 248
Sum driftsinntekter 2 981 265 3 023 000 2 885 434
    
Produksjon-/distribusjonskostnader    
Trykningsutgifter 878 875 800 000 802 375
Porto- og distribusjon 384 001 450 000 372 523
Konsulenttjenester 30 000
Sum produksjons-/distribusjonskost 1 262 876 1 280 000 1 174 898
    
Lønnskostnader 702 782 716 000 691 046
    
Annen driftskostnad    
Husleiekostnader 89 969 87 000 84 011
Inventar, kontormaskiner osv 16 574 20 000 4 463
Revisjonshonorar 12 975 15 000 9 375
Andre honorarer 8 400 60 000 8 870
Kontorrekvisita 9 831 20 000 17 265
Telefon og porto 66 382 35 000 39 386
Reise- og oppholdsutgifter 311 583 250 000 286 858
Markedsføring 25 244 30 000 19 928
Forsikring 3 537 5 000 3 373
Tap på krav 5 178
Sum annen driftskostnad 544 495 522 000 478 707
    
Driftsresultat 471 112 505 000 540 783
    
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Note 5 – Salg administrasjonsprogram til skytterlag og skyttersamlag 
 Regnskap Budsjett Regnsk 2005
Inntekter:    
Salgsinntekter 366 224 360 000 292 269
Sum inntekter 366 224 360 000 292 269
    
Varekostnader:    
Tjenester til videresalg 148 162   
Sum varekostnader 148 162   
    
Lønnskostnader 60 648 60 000 43 855
    
Annen driftskostnad    
Inventar kontormaskiner osv 15 990 20 000 26 065
Konsulenthonorarer EDB 108 542 80 000 62 130
Kontorrekvisita 14 384 45 000 13 302
Telefon og porto 12 698 90 000 97 043
Reise- og oppholdsutgifter 40 000 22 410
Markedsføring 140 25 000 20 390
Sum annen driftskostnad 151 754 300 000 241 340
    
Driftsresultat 5 660 0 7 074
 
Note 6 – Landslotteriet 2006 
    
 Regnskap Budsjett Lotteri 2004
Brutto salgsinntekter 6 051 150 4 900 000 5 060 260
Til skytterlagene 2 884 710 2 400 000 2 438 464
Netto salgsinntekter 3 166 440 2 500 000 2 621 796
    
Lønnskostnader 196 461 192 000 362 842
    
Annen driftskostnad    
Skrapelodd 136 250 200 000 187 338
Lotterigevinster 1 154 308 850 000 894 022
Kjøpte tjenester 31 500
Kontorrekvisita 67 932 30 000 29 612
Telefon og porto 120 871 100 000 112 973
Reise- og oppholdsutgifter 24 115 20 000 27 626
Salgsfremmende tiltak 245 040 160 000 174 896
Sum annen driftskostnad 1 780 016 1 360 000 1 426 467
    
Driftsresultat 1 189 963 948 000 832 487
 
 
 
 
 
 
 
 

   



Note 7 – Øvrig virksomhet 
  

Regnskap Budsjett Regnsk 2005
Lønns-/personalkostnader 39 410 50 000 228 344
Inventar og utstyr 36 624 42 670
Provisjoner 10 000
Reise- og oppholdsutgifter 111 771 50 000 39 158
Representasjon 83 519 145 000 99 540
Kontingenter og gaver 43 009 60 000 94 965
Forsikringer 5 885 10 000 6 024
Arenaproduksjon LS 68 075
Vedr NRK-sending 264 775
Nytt økonomisystem, webportal osv 499 262 500 000

897 555 815 000 775 476
 
 
Note 8 – Organisasjonsutgifter  
 Regnskap Budsjett Regnsk 2005
Landsskytterstevnet 226 200 210 000 218 960
Nordisk Mesterskap 12 263 20 000 653
Sikkerhetspakke skytebaner 585 557
DFSU 200 000 200 000 18 308
Utdanning 200 000
Informasjonsstøtte til lag og samlag 12 108 400 000 166 888
 1 236 128 830 000 404 809
 
 
Note 9 – Varige driftsmidler     

Salgs- Øvrig Offentlige 
avdelingen virksomhet midler Sum

Anskaffelseskost 01.01.06 108 405 192 325 511 180 811 911
Tilgang 0 0 0 0
Avgang 0 0 0 0
Anskaffelseskost 31.12.06 108 405 192 325 511 180 811 911

 
Akkumulerte av- og nedskrivninger 
31.12.06 108 405 192 325

 
511 180 811 911

 
Bokført verdi 31.12.06 0 0 0 0
 
 
Note 10 – Fordringer/gjeld     
Fordringer med forfall senere enn ett år:  

2006 2005
Lånefinansiering reservedelslager 500 000 500 001

 
Ingen del av gjelden forfaller senere enn 5 år 
 
 
 
 
 
 

    



Note 11 – Varebeholdninger  
2006 2005

Våpen 1 924 621 847 879
Ammunisjon 2 442 857 2 008 309
Organisasjonsartikler 1 065 892 860 634
Sum 5 433 370 3 716 822

 
Beholdning av premier og plaketter 18 049 37 829

 
Beholdningene er oppført til anskaffelseskost.  Ukurans er hensyntatt. 
Beholdningen av premier og plaketter er vurdert som forskuddsbetalt kostnad og inngår i
posten "annen kortsiktig fordring".  
 
 
Note 12 – Lønnskostnader ansatte, godtgjørelser, lån til ansatte  
 
Samlede lønnskostnader i resultatregnskapet er fordelt på følgende poster: 

2006 2005
Lønnskostnader 6 663 715 6 479 504
Folketrygdavgift 898 722 886 909
Pensjonskostnader (AFP) 60 158 54 391
Annen godtgjørelse 149 823 102 883
Sum 7 772 418 7 523 687
 
Antall årsverk i 2006: 14  
 

Generalsekretær Styret
Lønn 620 089 72 083
Annen godtgjørelse 12 186 149 400
Sum 632 275 221 483
 
Lån til ansatte i organisasjonen utgjør kr 180 355. 
 
Som arbeidsgiver har DFS oppfylt kravet til obligatorisk tjenestepensjon (OTP) til sine 
ansatte gjennom avtale med Statens Pensjonskasse.  Det foreligger ikke andre avtaler om 
spesielle pensjonsrettigheter, sluttvederlagsordninger eller andre godtgjørelser. 
 
Revisor 
Kostnadsført honorar revisjon 129 750 
Kostnadsført annet honorar 0 
Sum 129 750 
 
Beløpet inkluderer merverdiavgift. 
 
 
Note 13 – Bundne midler, garantier  

2006 2005
Skattetrekkskonto 527 800 529 694
Portogaranti 15 500 15 500
Tollgaranti 250 000 250 000
Garanti Landslotteriet 2 530 949 2 400 000
Sum 3 324 249 3 195 194
 



Note 14 – DFS Trygdefondet  
Det er ikke foretatt utbetalinger fra Trygdefondet i 2006 
 
Innbetalinger fra skytterlagene til dekning av forsikringspremie 50 155
Årspremie ansvarsforsikring i Bank1 Oslo 56 040
For lite innbetalt fra skytterlagene, belastet DFS Trygdefond 5 885
 
 
Note 15 – Ubenyttet offentlige midler   
Bokførte midler som gjelder mottatte tilskudd overført til senere år: 

31.12.2006 31.12.2005
Miljøpakkemidler overført til bruk neste år 956 032 41 283
MVA-kompensasjon 918 739 882 906
Rest ubenyttede ordinære mottatte tilskudd 0 505 153
Sum 1 874 771 1 429 342
 
Sak 19/2007: Norges Skytterstyres årsmelding for 2006 
Norges Skytterstyre gjennomgikk årsmeldingen for 2006 og ga administrasjonen føringer for 
det videre arbeid. Endelig årsmelding legges fram på neste styremøte. 
 
Sak 20/2007: Tingsak: Forslag om endring i sammensetningen av samlagslag i 
lagskytinger for R/ER/J og Veteraner i DFS 
Aust-Finnmark foreslår at det åpnes for at små samlag kan benytte skyttere fra klasse V55 på 
samlagslaget for klasse 1-5 på 200/300 meter. 
 
Numedal skyttersamlag har etter sitt ombudsmøte fattet følgende enstemmig vedtak til 
behandling: 
Uavhengig av hvilken klasse en skytter skyter normalprogram skal vedkommende ha 
anledning til å skyte samlagsskyting for veteraner dersom vedkommende oppfyller 
alderskravet. 
 
Tilsvarende har Nord-Norge Landsdelskrets sendt følgende forslag til behandling. Ole Hans 
Dyrhaug fremmet saken for DFSU slik:  
De samlag som ikke kan stille med to skyttere i klasse Junior på samlagsskytingen, kan benytte 
Rekrutt eller eldre Rekrutt som da skyter programmet for klasse Junior. Om samlaget har 
deltakende juniorskyttere på stevnet, skal disse benyttes og skyte sitt program. Skyttere må være 
deltakende på stevnet. 
 
Drøftinger i DFSU: 
DFSU drøftet ulike konsekvenser ved en innføring av denne ordningen. På den ene siden åpner 
man for en mulighet, og en aktivitet som er motiverende for de skytterne som er til stede. 
Samtidig blir samlaget representert, noe som er positivt også utad. På den andre siden bør 
samlagene angripe problemstillingen fra en annen vinkel og jobbe aktivt med å skaffe nok 
skyttere til samlagsskytingen.  
En endring i regelverket vil gi en mulighet for økt aktivitet på samlagsskytingene, men dette er da 
ikke en følge av økt aktivitet generelt. Om en eventuell innføring av denne ordningen vil ha en 
motiverende faktor gjenstår å se.  
 
DFSU anbefaler overfor Norges Skytterstyre at prinsippet i forslaget fra Nord-Norge 
landsdelskrets, om at skyttere i klasse Junior kan erstattes av skyttere i klasse Rekrutt eller 
eldre Rekrutt på samlagsskytingen, blir vedtatt. Forslaget ble vedtatt med fire stemmer mot to. 
 



Administrasjonens drøfting: 
Når det gjelder rekrutteringsklassene er administrasjonen prinsipielt av den oppfatningen at 
vansker med å stille lag er et signal til de aktuelle samlag om at det her ligger en utfordring i 
rekrutteringsarbeidet dersom de ikke kan stille med fire skyttere i rekrutteringsklassene, 
hvorav to er juniorer. Samlagene bør angripe problemstillingen fra en annen vinkel, og jobbe 
aktivt med å skaffe nok skyttere, slik at samlaget kan representeres i en samlagsskyting.  
En endring i regelverket vil gi flere samlag muligheten til å delta på samlagsskytingen, men 
dette er da ikke en følge av økt aktivitet.  
 
Når det gjelder Veteranklassene gjelder ikke det rekrutterende prinsippet i så stor grad. Også 
her ønsker vi imidlertid at klassene skal være godt representert. Igjen er det bredden av 
skyttere i de enkelte klassene vi ønsker at samlagskytingen skal vise, og at de utvalgte er de 
antatt beste blant et utvalg. Ved å åpne for at klasseførte skyttere kan delta og erstatte 
veteranskyttere vil fokuset dreie seg om å toppe laget, og veteranskyttere som skyter i og 
representerer klassen står i fare for å bli satt på sidelinjen. 
 
Tidligere vedtak i Norges Skytterstyre viser også at prinsippet for samlagsskytingen 
opprettholdes ved å holde rene linjer og krav til at det skal være nok skyttere representert i 
alle klasser. 
 
På den annen side ser vi at ved å følge prinsippene i de to forslagene åpner vi for aktivitet som 
er motiverende for de skytterne som er til stede. Samtidig blir samlaget representert, noe som 
er positivt også utad. Administrasjonen understreker at i prinsippet i forslaget fra Nord-Norge 
landsdelskrets, at dette kun gjelder dersom det ikke er nok juniorer ved stevnet, blir en 
absolutt krav.  Tilsvarende for forslaget vedrørende samlagsskytingen for veteranklassene. 
Her bør det også forutsettes at en klasseskytter ikke kan delta på to samlagsskytinger under et 
og samme stevne. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak på 
Skyttertinget 2007: 
I samlagsskyting for rekrutteringsklassene kan R/ER- skyttere erstatte juniorer dersom 
samlaget ikke har tilstrekkelig antall deltakende juniorer på det aktuelle stevnet. 
 
I samlagskyting for veteraner kan skyttere i klasse 1-5 erstatte skyttere i veteranklassene 
dersom de tilfredsstiller alderskravet. Tilsvarende kan V65/V73 erstatte V55. I begge tilfeller 
forutsettes det at samlaget ikke har tilstrekkelig deltakende veteraner på det aktuelle stevnet.  
Ingen kan delta i mer enn en lagskyting på ett og samme stevne. 
 
Norges Skytterstyre gis i oppdrag å justere regelverket tilsvarende.   
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2007 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Sak 21/2007: Tingsak: Forslag om endring av Skifeltutvalgets sammensetning 
DFS/SFU har drøftet utvalgets sammensetning og anbefaler at utvalget utvides fra to til tre 
personer. Dette for å styrke utvalgets arbeid bl.a. hva angår saksbehandling og fordeling av 
oppgaver. 
 
 
 



Drøfting:  
Opprinnelig var Utvalget for skifelt ment å være sammensatt av to Tingvalgte medlemmer og 
en fra Forsvaret. Forsvaret har frasagt seg fast plass, men ønsker muligheten til å møte i 
utvalget når aktuelle saker behandles. De inviteres til alle møter i utvalget, men møter sjelden. 
I praksis har derfor DFS/SFU bestått av to personer de siste årene. 
 
Som en prøveordning har de siste møtene i utvalget blitt supplert med en varamann. 
Erfaringen fra dette er positive. Diskusjonene blir bedre, og flere sider av sakene blir belyst. 
Årlig har Skifeltutvalget flere representasjonsoppdrag (5 i 2007). Med tre utvalgsmedlemmer 
kan representasjonsoppdragene fordeles på flere, slik at belastningen på hvert enkelt medlem 
ikke blir så stor. 
 
Alle de andre utvalg og komiteer i DFS har minimum tre medlemmer, og det er derfor 
naturlig at også DFS/SFU får tre medlemmer. 
 
I gjennomsnitt koster ett møte rundt 5000 kroner pr medlem, inkludert møte- og 
reisegodtgjørelse. Årlig avholdes det 3-4 møter i DFS/SFU, noe som skulle tilsi at en 
utvidelse i gjennomsnitt vil koste 15-20 000 kroner. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak på 
Skyttertinget 2007: 
 
DFS/Utvalget for skifelt utvides fra to til tre medlemmer, samt ett ekstra personlig 
varamedlem. Norges Skytterstyre gis i oppdrag å endre regelverket tilsvarende. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2007 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Sak 22/2007: Tingsak: Forslag om endring av tidspunkt for Skytingens Dag 
Troms skyttersamlag har fremmet forslag om å flytte tidspunktet for Skytingens Dag fra 
månedsskiftet mai/juni til første helga etter Landsskytterstevnet. Dette for bedre å utnytte 
effekten av Landsskytterstevnets PR for skytesporten, samt å unngå vær-messige utfordringer 
som våren bringer i nord. 
 
Administrasjonens drøfting:  
Spørsmålet om tidspunktet for Skytingens Dag har flere ganger vært drøftet i organisasjonen. 
Senest på Skyttertinget i 2005 ble samme sak behandlet, etter et tilsvarende forslag fra Oslo 
skyttersamlag. Det ble på Lesja enstemmig vedtatt at dagens ordning skulle opprettholdes.  
 
Å forsøke og utnytte effekten av TV-eksponeringen fra LS, er utvilsomt en forlokkende tanke 
og ideelt sett en god ide. Spørsmålet er om dette er praktisk mulig å gjennomføre i en 
organisasjon basert på frivillig innsats. Både skytterlag og skyttere får etter 
Landsskytterstevnet en automatisk ”utladning” etter en lang og hektisk sesong. Et Skytingens 
Dag-arrangement vil på dette tidspunkt kanskje føles mer som en belastning istedenfor en 
lystbetont aktivitet som gir mulighet for rekruttering.  
 
Skytingens Dag har tidligere vært prøvd avholdt etter Landsskytterstevnet. I 1992 ble 
Skytingens Dag avholdt 23. august, men erfaringene fra dette året gjorde at man gikk tilbake 
til månedsskiftet mai/juni. Spesielt var flere negative fordi helgen sperret muligheten for 
andre begivenheter som finaler i avisskytinger, mesterskap og andre tradisjonsrike stevner. 



Det kan man også si at en helg i mai/juni gjør, men mange ser det som en stor fordel med en 
helg til interne skytinger på en tid der skytterne faktisk har lyst til å skyte det meste. Dessuten 
er det på høsten stor oppmerksomhet i skytterlagene om skyteprøven for storviltjegerne, og 
dette gjorde at flere følte det som en ekstra belastning å samtidig måtte tilrettelegge for 
Skytingens Dag. 
 
På grunn av at tidspunktet for Skytingens Dag stadig dukker opp som tingsak konkluderer 
administrasjonen med at det nå er naturlig med en høring. Da får skytterlagene uttale seg 
gjennom sitt samlag om når de ønsker å arrangere Skytingens Dag. Spørsmålet (høringen) må 
behandles på alle ombudsmøter i 2007. Slik vil Skyttertinget i 2008 kunne ha en bedre 
bakgrunn for å ta stilling til denne saken på nytt. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak på 
Skyttertinget 2007: 
Saken utsettes til Skyttertinget 2008. Spørsmål om tidspunkt for Skytingens Dag sendes ut på 
høring for behandling på ombudsmøtene 2007.  
 
 
Kveli fremmet forslag om en ordning hvor samlagene som alternativ til dagens ordning selv 
kan bestemme å arrangere Skytingens Dag helgen etter Landsskytterstevnet. 
 
Norges Skytterstyre innbyr enstemmig Skyttertinget 2007 til å fatte følgende vedtak: 
Skytingens Dag skal arrangeres som nå i månedsskiftet mai/juni, men det gis adgang for 
samlagene til å bestemme at arrangementet kan arrangeres helgen etter Landsskytterstevnet.  
 
Sak 23/2007: Tingsak: Budsjettsøknad for 2009 
I ”REGLEMENT FOR ØKONOMISTYRING I STATEN, fastsatt ved kongelig resolusjon av 
12. desember 2003 og gjennom ”BESTEMMELSER OM ØKONOMISTYRING I STATEN” 
fastsatt samme dato, er det fastlagt kriterier for driftsstøtte over forsvarsbudsjettet kap.1719 
post 71: 
”Den overordnede målsettingen for organisasjoner som mottar driftsstøtte, er å styrke 
forsvarsviljen- og eller evnen hos det norske folk og å være nyttig for totalforsvaret. 
Opplysningsorganisasjonene som mottar driftsstøtte må ha som mål å styrke 
folkeopplysningen gjennom informasjon og holdningsskapende arbeid. Det legges vekt på at 
informasjonen skal representere et mangfold. Øvrige organisasjoner skal bidra til økt interesse 
for rekruttering til Forsvaret, samt bidra til å opprettholde Forsvarets evne og vilje til å utføre 
sine oppgaver så vel som folkets forsvarsmotivasjon. Internasjonal fredsbevarende og 
fredsbyggende aktiviteter vektlegges. 
 
Forsvarsdepartementet vil prioritere å gi støtte til organisasjoner som når et størst mulig 
publikum. Fordi departementet gir driftsstøtte, og i liten grad stiller spesifikke krav til 
hvordan organisasjonens oppgaver løses og målsettinger nås, er det viktig at målgruppene 
oppfyller visse krav: 
Organisasjonene må, i tillegg til å oppfylle øvrige kriterier for støtte, være landsdekkende. 
Hovedsammenslutninger av organisasjoner bør prioriteres. 
Organisasjonene må ikke vedkjenne seg politikk som strider mot norsk lov. 
Organisasjonene må ikke ha en formålsparagraf som motarbeider den sikkerhets- og 
forsvarspolitikk som Stortinget har vedtatt. 
Organisasjonene bør ikke ha som hovedoppgave å fremme sine medlemmers ve og vel”. 



 
Det frivillige Skyttervesen har sine grunnregler gitt av Stortinget. Formålsparagrafen har stått 
uforandret i mer enn 100 år, men passer svært godt til de kriterier som departementet har gitt 
for driftsstøtte: 
 
”Det frivillige Skyttervesens mål er å fremme praktisk skyteferdighet innen det norske 
folk og derved dyktiggjøre det for landets forsvar.” 
 
Vårt overordnede mål: 
 
Da Stortinget opprettet Det frivillige Skyttervesen var det med den klare hensikt å bygge opp 
under forsvarsviljen og å styrke forsvaret. 
 
DFS er en breddeorganisasjon - ”innen det norske folk”- med klar forsvarsmessig tilhørighet - 
”dyktiggjøre det for landets forsvar-”. 
Hele vår aktivitet legges opp til å nå så mange som mulig gjennom lokale rekrutteringstiltak, 
markedsføring gjennom stevneaktivitet og lokale tilbud, utdanning av tillitsmenn og 
instruktører. 
 
DFS er en praktisk utøvende organisasjon som trenger baneanlegg. Det er viktig å understreke 
betydningen av at hvert lag har sin egen skytebane, så langt dette er mulig. Bygging og 
vedlikehold av baner blir i stor grad gjort på dugnad med midler fra det offentlige og midler 
som lagene selv skaffer til veie. Organisasjonen arbeider målbevisst med 
miljøforbedringstiltak gjennom den såkalte ”Miljøpakka”.     
 
Ved å ta hånd om salg av våpen og ammunisjon sentralt vil organisasjonen hjelpe skytterne 
med å kvalitetssikre disse produktene, og gi medlemmene best mulig pris. 
 
Gjennom styrking av det forpliktende samarbeidet med Forsvaret, og gjennom avtaler om 
bruk av baner/bygningsmasse, gjennom utdanningstiltak og felles arrangement –søke å legge 
forholdene best mulig til rette for vårt virksomhetsområde. 
 
I St.prp. nr 42. Den videre moderniseringen av Forsvaret i perioden 2005 – 2008, vil bl.a. 
Heimevernet gjennomgå en kvalitetsreform. Dette får den konsekvens at Heimevernets behov 
for skytebaner for gjennomføring av trening øker. Våre skytterlag må her være forberedt på 
økt støtte til HV gjennom lokale avtaler, slik vi kjenner det fra tidligere. 
 
DFS har innledet samtaler med HV om øket fokus på utnyttelse av den skyteferdighet som 
DFS’ungdomsskyttere har. Dette gjelder både førstegangstjeneste og plassering i strukturen 
senere.  
 
DFS har i sine ungdomskull en relativt stor andel kvinnelige skyttere. Det bør utformes en 
strategi i samarbeid med Forsvaret slik at DFS kan støtte bestrebelsene med å rekruttere de 
mest motiverte og best egnede av begge kjønn til Forsvarets mangeartede virksomhet.    
 
I en tid med et forsvar i sterk omorganisering og mange nordmenns opplevelse av et redusert 
nærvær av avdelinger, må vi som en frivillig forsvarsorganisasjon kunne hevde at vårt nærvær 
overalt i landet er viktigere enn noen gang. Ivaretakelse av skytebaner og arbeidet med å ha 
aktive skytterlag overalt får med dette en økt betydning.  
 



I arbeidet med å ta vare på skytebanene, særlig de som ligger nær bebyggelse, opplever vi et 
sterkt press på økonomien i organisasjonen. Vi har en kraftig økning i kostnadene til juridisk 
og teknisk bistand for enten å beholde eksisterende baner eller å bygge nye, lengre vekk fra 
bebyggelse. Det haster med å sikre eksisterende skytebaner.  
 
Målgrupper: 
 
Helt fra starten av har Det frivillige Skyttervesen blitt pålagt å gjennomføre 
instruksjonsskyting for alle som i prinsippet ønsker det, spesielt nevnes ungdom fra og med 
det år de fyller 14 år og til og med utskrivningsåret. I lokalmiljøet arrangeres skyteskoler. 
Dette anses som ett av de beste rekrutteringstiltak. Skolene er en målgruppe vi søker å nå 
gjennom organisert skoleskyting i ungdomsskoler og videregående skoler. 
Også voksne gis tilbud om opplæring gjennom trening og konkurranser i klasser spesielt 
tilpasset voksne nybegynnere. 
Hvert år arrangeres Skytingens Dag i en stor del av lokallagene for at lokalbefolkningen skal 
få anledning til å bli kjent med skyttermiljøet. 
Forsvaret - spesielt Heimevernet - skal så langt som råd er gis anledning til å benytte 
skytterlagenes baner og bygninger. Dette samarbeidet reguleres gjennom avtaler med hvert 
enkelt skytterlag. De baner Heimevernet ønsker å benytte for sine årlige treninger gis prioritet 
ved oppgradering og kontroll av sikkerhet før avtale om bruk inngås. Til dette avsettes det 
særskilte midler for skytterlagene som eier disse baner. 
Skytterlagene vil, så langt kapasitet og ressurser rekker, gi jegere anledning til trening og å 
avlegge skyteprøven for storviltjegere slik det fremgår i vår avtale med Direktoratet for 
naturforvaltning. Ca 80.000 storviltjegere gjennomfører årlig trening og prøve på DFS’ baner. 
 
Enkeltprosjekter som skal videreføres: 
Skyttertinget har prioritert tre områder det skal jobbes spesielt med: 
 
Skytebaner (anlegg) 2.   Rekruttering 3.   Ammunisjon. 
Et fjerde prosjekt som det arbeides videre med i årene framover er fortsatt overgang til bruk 
av elektronisk målmateriell samt utstyr for publikumsvisning for samme.  
 
1.Skytebaner/anlegg: Av de totale bevilgninger fra FD brukes hvert år ca en tredjedel til 
nybygg og vedlikehold. Av disse midlene er 5 mill. kr. brukt til støyforbedringstiltak på baner 
med høyt støynivå, det såkalte Miljøpakkeprosjektet. Dette prosjektet skal gå over mange år 
etter en på forhånd godkjent plan. I en rapport fra SFT 1714/2000 av 18. februar 2000 blir det 
pekt på at dette arbeidet gir størst støydempende effekt av de tiltak som er kjent i dag, og det 
hevdes at økning i resursinnsatsen i prosjektet fram til 2010 bør vurderes. Det gjenstår fortsatt 
ca 66 skytebaner på listen over aktuelle baner for miljøpakketiltak. Målsettingen er fortsatt 
fem baner hvert år, men kostnadsøkning har ført til at det realistiske tall er 3-4 baner.  
DFS’ anleggsavdeling vil i de nærmeste år systematisere arbeidet med å støysoneberegne 
samtlige skytebaner eid av tilsluttede skytterlag. Hensikten er å forebygge at støysonene 
benyttes til formål som er lite forenlig med vår virksomhet. Dessuten kan kommunene benytte 
seg av vårt arkiv ved behov, slik at saksbehandling i kommunene blir enklere og raskere ved 
ombygging/nybygging av skytebaner. DFS vil fortsette utprøvingen av eventuelle nyvinninger 
hva gjelder støydempningsmetoder for standplasser. 
  
Når DFS nå søker om en økning av driftsstøtten har det hovedsaklig sin bakgrunn i et økende 
økonomisk støttebehov på grunn av stadig høyere krav til miljø- og sikkerhetsmessige 
løsninger, som igjen betyr høyere kostnader. Et økende press for flytting av baner vekk fra 



boligområder fører også til et øket behov for juridisk og teknisk bistand. Den generelle 
kostnadsøkning i bygg- og anleggsbransjen spiller også en viktig rolle, noe som gir grunn til 
bekymring for dette spesielt viktige satsningsområdet. Med dagens vanskelige 
rammebetingelser for bygging av nye skytebaner er det av største betydning å vedlikeholde 
eksisterende anlegg. Økte tilskudd genererer økt egeninnsats fra skytterlagene, og bidrar 
dermed til betydelig verdiskapning. Norges Skytterstyre har tatt opp til vurdering støtte til 
innendørs anlegg for rekruttering og grunnleggende opplæring. Dette har vi så langt ikke hatt 
midler til. 
 
I tillegg til fokus på miljøet med hensyn til støy er DFS også involvert i et prosjekt igangsatt 
av Statens Forurensningstilsyn(SFT) for å kartlegge mulige miljø-utfordringer med hensyn til 
eventuell avrenning av tungmetaller fra kulefang på skytebaner. Prosjektet vil i de nærmeste 
år kunne medføre inndekning av kostnader av foreløpig ukjent omfang.   
 
I 2006 igangsatte DFS en total gjennomgang av de sikkerhetsmessige forhold på alle 
skytebaner tilhørende tilsluttede skytterlag. Prosjektet er omfattende og vil kreve økonomisk 
innsats i flere år framover.   
 
Konsekvensene av manglende resurser på skytebanesektoren vil først og fremst være redusert 
innsats i miljøpakkearbeidet fordi kostnadsveksten i anleggssektoren er stor. I 2007 er 
ventelisten for baner som trenger tiltak i denne pakken 70, med en total kostnadsramme på ca 
100 mill. Samtidig vil den totale sikkerhetsgjennomgang av alle baner forsinkes.  
 
2. Rekruttering: DFSU har utarbeidet et eget budsjettforslag for 2009 som legges ved. Der 
beskrives tiltak som ønskes igangsatt for å styrke rekrutteringen. Dette gjelder 
bidragsordningene, aktivitetsstøtte, kurs og samlinger, merker, diplomer og 
informasjonsmateriell tilpasset forskjellige målgrupper. 
De øvrige breddetiltakene – som Dugleiksmerket, Den norske skyttermedalje, 
Forsvarsmerket, skoleskyting og skyteskoler – opprettholdes og styrkes gjennom 
informasjonstiltak, utvikling av støttemateriell og økonomiske tiltak. Nye trekk i aktiviteten 
blir støtte til rekrutteringen til Forsvarets nye struktur, herunder også rekruttering av kvinner 
til tjeneste i Forsvaret. 
 
Norges Skytterstyre har i sine drøftinger i prinsippet vedtatt å styrke den økonomiske støtten 
til aktivitet på lokalt/regionalt nivå. Midler til nedskriving av ammunisjon til 
rekrutteringsskyttere er øket ved at gruppen som nyter godt av ordningen er utvidet tom 20 år.  
I 2006 hadde DFS ca 18 000 – 20 000 medlemmer som var 20 år eller yngre. 
 
Norges Skytterstyre har en klar intensjon om at kostnadene med å være aktiv i 
ungdomsklassene i vår virksomhet skal holdes under kontroll og helst reduseres.   
Nedskriving av ammunisjon er ett sentralt virkemiddel for å styrke rekrutteringen fra en 
bredest mulig del av befolkningen. Ønskemålet er derfor ytterligere midler for 
kostnadsreduserende tiltak.    
 
All den tid vi baserer vår virksomhet på skyting med grovkalibret ammunisjon, tilsvarende 
den som Forsvaret nytter, er hele den store ungdomsgruppen godt forberedt på den aktivitet 
som venter i militærtjenesten. 
 



DFS finner ingen grunn til å legge skjul på den oppdragende virksomhet som ligger i bunnen 
for all skyteaktivitet. Utøverne opparbeider en god evne til å følge regler og bestemmelser for 
opptreden og behandling av skytevåpen. En egenskap som samfunnet har uvurderlig nytte av.  
 
 3. Ammunisjon: Det ble ekstra viktig for DFS å følge opp ammunisjonsmarkedet etter at 
Nammo Raufoss AS flyttet produksjonen av skytterlagsammunisjon til Finland (Lapua). Så 
langt har vi ikke fått indikasjoner på et dette i seg selv blir en fordyrende prosess, men 
utviklingen må følges nøye. Kontakten med produsenten, produktutviklingen og leveranse vil 
bli ivaretatt ved Nammo Raufoss som før. Selv om man skulle få en viss prisøkning er målet 
fortsatt å opprettholde et høyt aktivitetsnivå i de ulike konkurranseformer, spesielt gjelder det 
å følge opp med tiltak og forbedringer i de feltmessige disipliner. Saken vi hadde gående med 
Konkurransetilsynet er avklart. Den merknaden som gjaldt nedskrivning av 
rekruttammunisjon er ivaretatt. All rekruttammunisjon blir nå nedskrevet. Skytterkontoret har 
også fått henvendelse fra Norma AS om omsetting av ammunisjon. I 2005 ble det omsatt en 
patrontype for Norma AS. Utvidelse av produktspektret er under utredning. 
 
Norges Skytterstyre vurderer fortløpende ytterligere tiltak for å gjøre ammunisjon billigere for 
skytterne, særlig medlemmer i aldersgruppen 20 år og yngre.  
 
Arbeidet med klargjøring av bruk av Forsvarets nye kaliber 5.56 mm i Sauer 200 STR nærmer 
seg en avslutning. Det gjenstår mindre tekniske utfordringer før løsningen kan testes og 
presenteres brukerne. I dette kaliber ligger en forventning til prisgevinst på ammunisjon, i alle 
fall for ammunisjon av midlere kvalitet for opplæringsformål. 
   
Elektronisk anvisning:  
Overgangen til elektronisk målmateriell / anvisning er fortsatt i sterk utvikling. Et samarbeid 
mellom Forsvaret og DFS førte i 2001 til at baneskytingene på Landsskytterstevnet i Bodø 
foregikk på elektroniske skiver. Publikumsløsningene ble meget godt mottatt og en kan derfor 
konkludere med at den nye teknikken ikke på noen måte har svekket Landsskytterstevnets 
popularitet.   
 
Generelt vil organisasjonen bruke en del resurser på å følge opp utviklingen på dette felt. Hva 
overgangen til elektronisk anvisning vil koste oss i årlige utgifter er vanskelig å tallfeste, men 
vi har allerede sett at organisasjonen vil få en del nye utgiftsposter i denne sammenheng. Nye 
modeller av elektronisk skivemateriell må testes og godkjennes før det tas i bruk. 
Forsvaret, ved GIHV, har igangsatt vurdering av innføring av elektronisk anvisning også i 
feltskyting. For HV vil bruk av elektroniske feltfigurer være mannskaps-besparende og på 
sikt, etter alt å dømme, være et godt økonomisk tiltak. 
 
En oppgradering av DFS`utdanningsmodell ble vedtatt på Skyttertinget 1999 og ble 
gjennomført i full skala. Parallelt med dette må det fortsatt gjøres en betydelig jobb med 
utvikling og oppdatering av utdannings- og støttemateriell for tillitsvalgte.  ”Håndbok for 
skytterlag”, som Skytterstyret ønsket å sende ut til alle skytterlag, ble ferdigstilt og sendt alle 
skytterlag i 2002. Håndboken ble finansiert med prosjektstøtte fra FD. Boken har fått meget 
god omtale av brukerne. Det skjer fort endringer på mange felt innen organisasjonen og i 
løpet av de nærmeste år er en oppdatering helt nødvendig.  
 
I budsjettforslaget for 2009 er det gjort enkelte justeringer i forhold til forslaget for 2008.   
Skyttertinget må som vanlig gi Skytterstyret fullmakt til å foreta de nødvendige prioriteringer 
ut fra de midler som departementet stiller til rådighet. 



 
Utviklingen av FDs driftsstøtte de senere år samt kommentarer om framtidige prioriteringer 
av eventuelt økning av disse. 
 
Det er tidligere påpekt følgende forhold hva gjelder utviklingen av driftsstøttens størrelse: 
I perioden 2001 – 2006 steg konsumprisindeksen fra 108,7 til 117,7 hvilket ga en prosentvis 
økning i femårsperioden på 8.3  
I nevnte periode var økningen i driftsstøtten til DFS fra FD på 6.7 %. I samme periode er det 
imidlertid en lønnsvekst på ca 23 %.  
DFS ble i prinsippet tvunget til økonomiske innsparinger i nevnte periode.  
 
I den perioden som er beskrevet ovenfor er følgende tiltak/innsparinger foretatt: 
reduksjon av antall ansatte (14 i dag) 
reduksjon av kontorleiekostnader 
reduksjon av antall styremøter 
generelle tiltak av rasjonaliserende/besparende art  
 
Med dette har DFS gjort en målrettet innsats for at de mest prioriterte sektorer skal forbli 
relativt uberørt.  
 
Under avsnittet om skytebaner pekes det på at miljøpakkens framdrift og støtte til innendørs 
skytebaner er to områder hvor organisasjonen tilkjennegir ønsker/tanker om vesentlig økt 
økonomisk satsing.   
 
Kostnadene for den enkelte aktive utøver er etter manges mening en negativ faktor i 
rekrutteringsarbeidet. Det er for inneværende år allerede truffet tiltak for å bedre dette ved økt 
tilskudd til nedskrivning av ammunisjon. Tiltak i stor skala på dette felt er økonomisk meget 
krevende, men like fullt en vurdering som må gjøres kontinuerlig.   
 
Etter den ovennevnte periode er DFS for år 2007 fortsatt tildelt det samme nominelle beløp i 
driftsstøtte som i 2005. Dette medfører ytterligere press på budsjettpostene.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak på 
Skyttertinget 2007: 
 
Det søkes Forsvarsdepartementet om en bevilgning på kr 38 225 000,- for år 2009. 
Skytterstyret gis fullmakt til å foreta justeringer på poster når bevilgningen for 2009 fra 
Stortinget er fastsatt. 
 
FORSLAGET TIL BUDSJETT FOR 2009 SER SLIK UT SAMMENLIGNET MED  
SØKNAD FOR 2008 OG BEVILGNING FORDELT PÅ POSTER 
2007   
     
     
POST PROSJEKT SØKER FOR SØKT FOR BEVILGET 2007 
    2009 2008 FORDELT PÅ 
        POSTER 

11 Administrasjon             8 800 000           8 400 000               8 665 000  

12 
Landssk.st./Nordisk/NC/NM 
felt/skifelt/skogsløp             2 100 000           2 000 000               1 930 000  

13 Medaljer,diplomer, merker                675 000              650 000                  645 000  
14 Bidrag lag, samlag, kretser             3 000 000           3 500 000               2 761 000  

15 A Bidrag baner             7 700 000           7 700 000               5 090 000  
15 B Spesielle støytiltak             7 000 000           7 000 000               5 915 000  
16 A Utdanning             1 200 000            1 200 000               1 173 000  
16 B Utdanning/ samarbeid HV/matr                500 000              300 000 Inngår i utd. 
17 Rekruttering             1 800 000           1 800 000               1 247 000  

18 A Feltskyting                800 000              800 000                  377 000  
18 B Skogsløp/Skifeltskyting                400 000              400 000                  305 000  
19 Ammunisjonsbidrag             2 500 000           2 500 000               2 040 000  

20 A Markedsføring/ informasjon                750 000              750 000                  820 000  
 20 B Driftstilskudd Norsk Skyttertidende                500 000               600 000                  408 000 
 21  Oppdatering av adm.program                500 000                                 200 000 
           Budsjettreserve                      55 000      
  SUM           38 225 000         37 600 000             31 631 000  
 
Merk: Beløp for 2007 er kr 1 881 000 høyere enn bevilget pga overføringer av ubrukte midler fra 
2006, vesentlig bundne midler for miljøpakke samt bruk av andre midler. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2007 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Sak 24/2007: Tingsak: Søknad om arangement av LS 2011 
I samsvar med vedtatt turnusordning søker Bodø Østre skytterlag om tildeling av LS 2011. 
 
Landsskytterstevnet 2011 
Bodø Østre har nå etablert kompaktarena på Bestemorenga, hvor alle skytingene blir 
gjennomført. Bodø kommune støtter utvidelsen av dagens parkeringsareal. Noe som synes å 
ville gi en LS-arena som totalt sett får et vesentlig løft i forhold til tidligere. Videre planlegges 
utvidelse av publikumsarealene nært opp til standplassene for baneskytingene. 
 
Bodø kommune og Nordland fylkeskommune har begge skriftlig tilsagt sin støtte til 
arrangementet. Fylkeskommunen gir i hvert av årene 2009 og 2010 kr. 250.000 til et eventuelt 



tildelt LS i 2011. Hva Bodø kommune rent faktisk bidrar med er ikke spesifisert, men det er 
på det rene at utvidelse av arealene på Bestemorenga har en kostnad i millionklassen. 
 
I følge søkeren står et samlet lag bak søknaden om arrangementet. 
 
De øvrige krav til arrangøren synes å være dekket, eller vil bli dekket tilfredsstillende. 
 
Søknaden vedlegges tingpapirene og refereres ikke videre i detalj. 
 
Administrasjonens drøfting: 
Arrangøren bekrefter at de skytetekniske arenaene som vil bli benyttet i 2011 allerede i stor 
grad er klare. Det er ingen grunn til å anta at ikke alt vil bli fullført i god tid. 
Ved bruk av det elektroniske materiellet vi nå kjenner, har administrasjonen grunn til å tro at 
det ligger meget godt til rette for en vellykket skyteteknisk gjennomføring av arrangementet 
på Bestemorenga. 
Gjennomføringsmetode for feltskytingene vil bli bestemt av innholdet i ny avtale med 
Forsvaret vedrørende støtte til LS. Arrangøren bekrefter kjennskap til den prosessen som er i 
gang vedrørende nevnte avtale og legger til grunn at støtten opprettholdes tilnærmelsesvis på 
dagens nivå og at den ikke medfører vesentlige merkostnader for Bodø Østre. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak på 
Skyttertinget 2007: 
 
Bodø Østre skytterlag tildeles arrangementet av Landsskytterstevnet i 2011. 
 
Det forutsettes at arrangøren skaffer til veie de nødvendige fasiliteter på hovedarenaen for 
Norges Skytterstyre og Skytterkontoret. Dette gjelder møterom for Skytterstyret med gjester 
og lokaliteter for salg og informasjon – som stilles kostnadsfritt til disposisjon. Arrangøren 
må videre forholde seg til de rammer for støtte som er gitt av Forsvaret. 
Arrangøren plikter, i samarbeid med Skytterkontoret, å framskaffe forlegning for Norges 
Skytterstyre med gjester, Skytterkontorets ansatte samt øvrige støttespillere for teknisk 
gjennomføring av LS. Innkvarteringsbehov beskrives av DFS. Dessuten sted for avholdelse av 
Skyttertinget og Tingmiddag.  
 
Arrangøren plikter videre å tilby tingrepresentantene og representanter for pressen mulighet 
for å bestille innkvartering. 
 
Skytterkontoret, i samarbeid med arrangøren, er ansvarlig for resultatservicen under stevnet. 
DFS skaffer speakerteam for speakertjeneste og arenaproduksjon. Arrangøren dekker deler av 
kostnaden med dette (kr. 150 000 i 2007 – vil kunne være gjenstand for prisregulering). 
Arrangøren skaffer innkvartering for speakerteamet, men dekker ikke kostnadene med dette. 
Til støtte for speakertjenesten ordner arrangøren med 2-3 personer etter nærmere avtale. 
 
Pris på skytebok fastsettes av Norges Skytterstyre etter søknad fra arrangøren. Det kan ikke 
påregnes økning av pris på denne, i forhold til foregående år, utover normal prisstigning. Det 
samme gjelder campingavgift.  
Rapport og regnskap forelegges Skytterstyret innen et halvt år etter at stevnet er avviklet. 
 
 
 



Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2007 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas med følgende tillegg: 
Det forutsettes at ny avtale med Forsvaret ikke medfører vesentlige merutgifter for 
arrangøren. 
 
Sak 25/2007: Tingsak: Forslag om endring av reglene for innkalling til ekstraordinært 
møte i skytterlag 
Sunnhordland skyttersamlag fremmer forslag for Skyttertinget 2007. De foreslår at 
§ 2-7 i Lover for skytterlag endres til følgende tekst: 
 
Ekstraordinært årsmøte kan sammenkalles når styret finner det nødvendig, eller når minst en 
tredjedel av lagets medlemmer med forslags-og stemmerett på siste årsmøte forlanger det. 
Ekstraordinært årsmøte sammenkalles med minst 2 ukers varsel og kan bare behandle de 
saker som er tatt inn i sakslista ved innkallingen. For øvrig gjelder reglene i § 2-6 
tilsvarende. 
 
Sunnhordland skyttersamlag argumenterer med at de har høstet erfaring i forbindelse med 
ekstraordinært årsmøte i Tysnes skytterlag, som gjør at de ønsker å endre loven.  
 
I dagens regelverk kreves det at 10 medlemmer med forslags- og stemmerett på årsmøte kan 
kreve ekstraordinært årsmøte. Dette mener Sunnhordland skyttersamlag er for lite, og foreslår 
således at det må være så mange som 1/3-del av medlemmene som kan kreve ekstraordinært 
årsmøte. 
 
Det andre forhold som de vil endre er at innkallingsfristen til ekstraordinært årsmøte endres til 
2 uker, en uke mindre enn dagens ordning med 3 uker som også gjelder for det ordinære 
årsmøte. 
 
Når det gjelder at det ekstraordinære årsmøte bare skal behandle de saker som er i 
innkallingen, mener Sunnhordland at det ikke skal være mulig å komme med andre saker til 
det ekstraordinære årsmøte. Dette er mulig i dag da medlemmene kan sende forslag til 
ekstraordinært årsmøte innen fristen på 2 uker før årsmøte.   
 
Administrasjonens drøfting: 
Når det gjelder første problemstilling, om at det skal kreves 1/3-del av medlemmene med 
forslags- og stemmerett for å sammenkalle til ekstraordinært årsmøte, så er administrasjonen 
uenig. Dette fordi vi mener at 10 medlemmer er et relativt stort antall, og at det med 
rimelighet skal være mulig å kreve et ekstraordinært årsmøte. Det er sjelden dette 
virkemiddelet blir brukt av medlemmer i dag, og det oppleves således ikke som noe problem 
at medlemmer har denne retten. I store skytterlag med 300 medlemmer vil det være særdeles 
upraktisk at hele 100 medlemmer må være enig før medlemmene kan kreve ekstraordinært 
årsmøte. På den annen side vil det i skytterlag med få medlemmer (under 30) medføre at et 
mindre antall medlemmer kan kreve ekstraordinært årsmøte, og det går i mot Sunnhordland 
sin intensjon med forslaget. 
 
Når det gjelder innkallingsfristen på 2 uker i stedet for 3 uker så kan dette tilsynelatende virke 
rimelig ved at møte kan sammenkalles hurtigere. På den annen side kan det være greitt å ta 
seg god tid i en slik situasjon hvor ekstraordinært årsmøte er krevd. Dette henger selvfølgelig 
sammen med retten som medlemmene har for å kunne fremme andre saker til ekstraordinært 
årsmøte. Denne retten bør opprettholdes, da det fra andre medlemmer kan komme gode 



forslag som kan bidra til at saken som fremmes for ekstraordinært årsmøte kan endres. Å frata 
medlemmene denne muligheten vil neppe bidra til å løse den eventuelle konfliktsituasjon som 
mulig er grunnlaget for innkallingen til det ekstraordinært årsmøte.  
 
Sunnhordland viser også til § 3-4 angjeldende ekstraordinært ombudsmøte. Der kreves det at 
halvparten av skytterlagene må ønske ekstraordinært ombudsmøte hvis dette skal 
gjennomføres, samt at det der bare skal behandles saker som står på innkallingen og at det 
således ikke kan komme saker etter innkallingen. Administrasjonen mener det her er en 
forskjell fra årsmøte i skytterlagene, hvor det i skytterlagene er mer prinsipielt viktig at 
medlemmene lettere får gjøre krav om ekstraordinært årsmøte. Samlagene er kun en 
administrativ enhet, og det kan derfor hevdes at det der bør være mer krevende å få mulighet 
til innkalling av ekstrordinært ombudsmøte. Dette kan også sies å ha økonomiske sider, da det 
å innkalle til ekstraordinært ombudsmøte er mer kostnadskrevende enn et ekstraordinært 
årsmøte i skytterlaget. Det kan videre argumenteres for at det er logisk at det skal være 
vanskeligere å sammenkalle til et ekstraordinært Skytterting enn til et ekstraordinært årsmøte i 
skytterlaget. Sagt på en annen måte, det bør være lettere å kreve omkamp mellom to årsmøter 
i skytterlaget, enn det er mellom to Skytterting.     
 
Administrasjonen har stor forståelse for at Sunnhordland skyttersamlag ønsker å endre 
reglementet med bakgrunn i den konfliktsituasjon som oppstod i Tysnes skytterlag. 
Administrasjonen mener således at forslaget fra Sunnhordland skyttersamlag har gode 
intensjoner, men synes det ikke er gode nok grunner til å endre nåværende regelverk i denne 
omgang.    
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak på 
Skyttertinget 2007: 
Dagens regelverk angående gjennomføring av ekstraordinært årsmøte i skytterlag 
opprettholdes.  
 
Kveli foreslo Sunnhordland skyttersamlag sitt forslag. 
 
Norges Skytterstyre innbyr enstemmig Skyttertinget 2007 til å fatte følgende vedtak: 
Regelverkets § 2-7 i Lover for skytterlag endres til følgende tekst:   
 
Ekstraordinært årsmøte kan sammenkalles når styret finner det nødvendig, eller når minst en 
tredjedel av lagets medlemmer med forslags-og stemmerett på siste årsmøte forlanger det. 
Ekstraordinært årsmøte sammenkalles med minst 2 ukers varsel og kan bare behandle de 
saker som er tatt inn i sakslista ved innkallingen. For øvrig gjelder reglene i § 2-6 tilsvarende. 
 
Sak 26/2007: Tingsak: Forslag om at Norges Skytterstyre gis fullmakt til å bestemme 
datoer for samlagsstevner og landsdelskretsstevner 
Hedmark skyttersamlag fremmer forslag om at Norges Skytterstyre gis fullmakt til å 
bestemme datoer for samlagsstevner og landsdelskretsstevner. Forslaget begrunnes med at 
organisasjonen bør ha faste datoer for hele landet, da dette er stevner som man lokalt i 
landsdeler/landsdelskretser og samlag har vanskeligheter å enes om. 
 
Slik systemet er i dag bestemmer Norges Skytterstyre faste datoer for samlagsstevner og 
landsdelskretsstevner i baneskyting, mens det ikke finnes regulering av feltskytingen.. Det 
kan velges mellom andre og tredje helg i juni og andre og tredje helg i august for disse 
stevnene. Sørlandet, Hordaland og landsdelkretsene på Østlandet arrangerer 



landsdelskretsstevnene i juni og samlagsstevnene i august, mens Mørekretsen og 
Trønderkretsen har hatt omvendt rekkefølge på landsdelskretsstevnene og samlagsstevnene. 
Fjordane krets og Nord-Norge krets arrangerer landsdelskretsstevnene i felt- og baneskyting 
henholdsvis i midten av juni og månedsskiftet juni/juli. 
 
Administrasjonens drøfting: 
Dagens ordning ser ut til å fungere godt alle steder unntatt Østlandet, og da spesielt for 
Opplandskretsen. Feltsesongen varierer noe på grunn av geografiske forskjeller og det 
medfører at landsdelkretsene velger dato ut i fra når sesongen avsluttes med feltskyting. 
Østlandet begynner for eksempel mye tidligere med feltskyting enn Midt-Norge, og det er 
således naturlig at de har sine mesterskap tidligere. 
 
Administrasjonen har forståelse for at de på Østlandet har problemer med å enes om samme 
datoer for samlagsstevner og landsdelkretsstevner i feltskyting. Dette beror nok mye på at det 
er stor forskjell på vinteren fra Nord-Østerdal til Østfold/Vestfold. Det medfører i sin tur igjen 
at de har problemer med å være enig om fastsettelse av samme datoer for de viktigste 
feltmesterskapene.     
 
Det at de ikke blir enige om datoer skaper i sin tur problemer i terminlistearbeidet, da de som 
arrangerer åpne stevner samtidig med mesterskap i nabokretsen, mister deltakelse på sine 
stevner. Administrasjonen tror likevel ikke at dette blir løst med å innføre faste datoer for hele 
landet, da det vil bryte med godt innarbeidede tradisjoner alle andre steder enn på Østlandet.  
Det som ytterligere gjør situasjonen vanskelig på Østlandet er at de også må finne plass for 
Østlandsmesterskapet, som i praksis gjør at de må være enige om avvikling av stevner i tre 
helger på vinteren. 
 
Administrasjonen tror at Østlandet selv i denne situasjonen må sette seg ned å bli enige om de 
skal arrangere på samme helger, eller om det er greitt som det er i dag med de negative 
konsekvenser det medfører. Dette er interne forhold i landsdelen som administrasjonen mener 
organisasjonens sentrale ledd ikke bør blande seg opp i.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for vedtak 
på Skyttertinget 2007: 
Dagens ordning hvor landsdeler, landsdelskretser og samlag står fritt til å bestemme dato for 
samlagsstevner og landsdelskretsstevner i feltskyting opprettholdes. 
  
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2007 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Sak 27/2007: Arrangementsavgift i klasse AG3/Mil NM på LS 
I sak 76/2006 har godkjent skytebok for LS 07 den samme arrangementsavgift og det samme 
premieinnskudd i klasse AG3 som øvrige klasser. 
I Målselv betalte GIH og GIHV arrangementsavgiften. Deltakerne selv premieinnskuddet. 
Brovold er av den formening at deltakere i Mil NM ikke burde betale arrangementsavgift slik 
tilfelle er med andre NM for Forsvaret. Særlig sett i lys av Forsvarets støtte til arrangøren.  
Det er dog slik at når en avdeling i Forsvaret arrangerer mil NM i andre disipliner følger det 
penger med oppdraget(se vedlegg fra NIH/F). Da DFS stilte seg positiv til å arrangere Mil 
NM på LS var det ingen forbehold om at klassen ikke burde betale arrangementsavgift fra 
Forsvarets(NIH/F’) side. 
 



Det er på det rene at arrangement av Mil NM ikke medfører store ekstra utgifter. Det er dog 
noen ekstra kostnader idet transport(leie av buss) i felt må starte en dag tidligere og 
storskjermen og speaker må være på plass fom dette mesterskapets start. 
 
Administrasjonens drøfting: 
Det kan synes som en urimelighet at deltakere i denne klassen, som også deltar i en av de 
øvrige klasser, skal betale arrangementsavgift to ganger.  
 
Den kommende avtale om støtte til LS fra Forsvaret bør inneholde en passus om dette. 
Så lenge det opprettholdes en standardpremiering, som Forsvaret selv ønsker, synes det greit 
at den enkelte betaler premieinnskuddet. Hvorvidt avdelingene vil dekke inn dette i ettertid er 
for så vidt arrangøren og DFS uvedkommende. 
 
Ved senere behandlinger av søknaden om satser for skyteboka for LS må dette tema vurderes 
særskilt, i alle fall inntil ny støtteavtale foreligger. 
 
Siden arrangøren ikke er uten utgifter for klassen kan det være en akseptabel løsning å få 
inndekket deler av innskuddet. Spørsmålet blir da hvem som skal betale dette. 
 
For LS 2007 er denne saken kjent og det er delvis stilltiende akseptert at det blir en redusert 
inntekt i budsjettet. 
 
På LS i Lesja 05 skjøt 38 % av deltakerne i klasse AG3 også i en av de øvrige klasser. Vi 
stipulerer med at etter hvert som det blir mer allment kjent enn den gang at det kan skytes 
dobbelt, vil denne andel ligge nærmere 50 %. 
 
For å kompensere for utgifter for de som kun skyter mil NM kan det være en rimelig ordning 
at arrangøren får arrangementsavgift for denne del av klassen. For 2007 er dette stipulert til ca 
kr 50.000,- / 55.000,- ved en deltakelse i klassen på opptil 300 hvor ca halvdelen deltar videre 
på LS i annen klasse. 
 
Hvem skal i så fall dekke inn dette? 
 
Sett fra DFS sin side burde det kanskje først og fremst være avdelingene, mao de som 
bestemmer hvor mange de vil sende til mesterskapet, som burde dekke utgiftene, i likhet med 
at de dekker reiseutgifter. Det er mulig at de økonomiske transaksjoner i Forsvaret imidlertid 
er slik at den regningen likevel havner hos GIHV, for distriktenes vedkommende. Da er man 
jo like langt. 
 
I administrasjonens diskusjoner vedrørende dette tema besluttet vi å foreslå for styret at for 
2007 blir arrangementsavgift for deltakere i mil NM, som ikke skyter i øvrige klasser i tillegg, 
dekket av DFS. På denne måten gis det tid til drøftinger av dette i det pågående arbeid med ny 
støtteavtale og at saken også kan drøftes når arrangør for LS 08 søker om godkjenning av 
kostnad med skytebok.      
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Deltakere i klasse AG3 betaler ikke arrangementsavgift på LS. 
DFS betaler kompensasjon tilsvarende arrangementsavgiften til arrangør av LS 2007 for 
deltakerne i klasse AG3 som kun deltar i mil NM. 
Beløpet tas av budsjettreserven for 2007.  



 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Sak 28/2007: Premiering av samlagsskytingen for senior på LS – ny finalemetode 
Samlagsskytingen for senior ble endret som en prøveordning for Landsskytterstevnet 2007 i 
forrige styremøte. Administrasjonen fikk i den forbindelse i oppdrag å utrede spørsmålet om 
premiering av deltakerne til de av samlagene som kvalifiserer seg til duellskytingen. 
 
Administrasjonens drøfting: 
Nyordningen representerer en merbelastning for samlagsskytterne.  Det vil bli økt fokus på 
skytterne til de av samlagene som kvalifiserer seg til slike dueller.  Det vil derfor være rimelig 
at de får en slags kompensasjon for å være ”sirkushester” i denne ordningen. 
 
Det er viktig at en slik premiering følger og utvider en tradisjon som er etablert.  ESE-
medaljene er høyt verdsatte medaljer i skytter-Norge.  Ved innføring av ytterligere premiering 
så er det riktig å føre Ese-navnet videre og fortsatt identifisere dette med samlagsskyting for 
senior under Landsskytterstevnet.  En innføring av at ”ESE-beger” som premiering til 
deltakerne til de skyttersamlag som kvalifiserer seg denne duellskytingen vil videreføre denne 
tradisjonen og vil knytte Ese-navnet ytterligere til samlagsskytingen.   
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Det innføres beger som premiering til deltakerne til de skyttersamlag som kvalifiserer seg til 
duellskyting under samlagsskytingen på Landsskytterstevnet 2007.  Begeret skal være av sølv 
og ha samme form og størrelse som et Stang- og felthurtigbeger (høyde 5,2 cm).  Begeret 
forsynes med samme motiv som ESE-medaljene.  Kostnadene med disse begrene finansieres 
innenfor årets budsjett offentlige midler (post 13). 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Sak 29/2007: Gjesteliste og program for gjester under LS 2007 
Gjesteliste og opplegg for gjester under LS ble drøftet. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Gjestelisten for LS opprettholdes. Program for gjestene endres til at alle grupper, unntatt 
militær og politisk ledelse, inviteres til Landsskytterstevnets avslutning. Frammøte blir satt til 
onsdag kveld i stevneuken med avslutning lørdag med finaler i baneskyting. Første offisielle 
aktivitet er samling på arena torsdag med enkel lunch og påfølgende tilstedeværelse ved 
samlagsskytingen. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 
 
 
 
 



Meldingssaker: 
1. Evaluering av Regionalt seminar for Midt-Norge 
2. Evaluering av kurs for nye tillitsvalgte 
3. Forespørsel møteledere Skyttertinget 
4. Registrering av skytterlagsfaner 
5. Mandat til Rådgivende utvalg og utvalget for vurdering av funksjonsfordelingen 

mellom Skyttertinget og Skytterstyret 
 
 



                                                                                                                                                                               
År 2007 den 23. april holdt Norges Skytterstyre møte på Flyporten konferansesenter, 
Gardermoen 
 
Til stede: Hans O. Kveli, Sindre Undseth. Janne K. Dalene, Jon G. Hofstad, Jarle Tvinnereim, 
Henning Ivarrud og Olav Aasen 
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
 
Sak 30/2007: Tingsak: Norges Skytterstyres årsmelding for 2006 
Norges Skytterstyre har i 2006 bestått av: President Hans O. Kveli, Trondheim. Visepresident 
Alf Tobiassen, Bodø tom. Landsskytterstevnets slutt. Visepresident Sindre Undseth, Rendalen 
fom. Landsskytterstevnets slutt. Styremedlemmer: Henning Ivarrud fom. Landsskytterstevnets 
slutt. Jon G. Hofstad, Hegra fom. Landsskytterstevnets slutt. Jarle Tvinnereim, Hornindal. 
Janne K. Dalene, Birkenes. Olav Aasen, Torjulvågen. GIHV Bernt I. F. Brovold, Forsvarets 
representant. 
 
Skyttertinget 
Norges Skytterstyre holdt ordinært Skytterting på Maukstadmoen i Målselv fredag 28. juli 
2006.  
 
Valg 
Hans O. Kveli ble gjenvalgt som President. Visepresident Alf Tobiassen tok ikke gjenvalg. 
Henning Ivarrud ble valgt som Nord-Norges representant mens Sindre Undseth ble valgt som 
visepresident. Jon G. Hofstad ble valgt som Midt-Norges representant. Jarle Tvinnereim ble 
gjenvalgt som Vestlandets representant 
 
Som en følge av prinsippvedtaket på Skyttertinget i 2005 om at President til Norges 
Skytterstyre skal velges på fritt grunnlag i tillegg til de fem landsdelsrepresentantene, ble 
følgende lovendring vedtatt på Skyttertinget 2006:  
 
§ 5 – 1 
Norges Skytterstyre består av 8 medlemmer. Skyttertinget velger en president samt ett 
medlem med personlig varamedlem fra hver av de fem landsdeler – Nord-Norge, Midt-Norge, 
Vestlandet, Sørlandet og Østlandet. Ett av medlemmene fra de fem landsdeler velges som 
visepresident. Lederen i Det frivillige Skyttervesens ungdomsutvalg er medlem av styret. Én 
medlem med varamedlem oppnevnes av Forsvarsdepartementet. 
 
Handlingsplan for DFS i perioden 2006-2008 
Norges Skytterstyre la frem en aktivitetsplan, denne gang for en noe kortere periode enn hva 
som har vært vanlig tidligere. Planen er gitt en noe mer konkret utforming, og den beskriver 
tydelig oppgaver og ansvar. Aktivitetsplanen, som kan leses i sin helhet i tingprotokollen for 
2006, inneholder følgende hovedpunkter: 
� Hvem er vi? 
� Hvilke aktiviteter skal vi drive med? 
� Mål for perioden 
� Prioritert oppgaver i perioden 
� Ressursstyring 

 
 



 
Landsskytterstevnet 2009-2010 
Evje og Hornnes skytterlag, med støtte av skytterlagene Vennesla, Imenes, Mykland og 
Greipstad ble tildelt arrangementet av LS 2009. Elverum skytterlag ble tildelt LS 2010. 
 
Skyttertingsmiddagen 
Målselv kommune var vertskap for vel 200 gjester til årets tingmiddag. Denne ble arrangert 
på Maukstadmoen befalsmesse. 
 
Under tingmiddagen ble samlagsleder, og leder for rådgivende utvalg, Lars Indreiten, hedret 
med DFS’ høyeste utmerkelse – fortjenestemedaljen. 
 
DFS’ hederstegn ble tildelt John Byman – journalist, Vidkunn Haugli – leder i hovedkomiteen 
for LS 2006, Hans Kvedalen – samlagsleder Valdres, Johs Håvik – samlagsleder Hitra og 
Frøya, Kjell Grandhagen – stevnepresident 
 
Landsskytterstevnet 
Landsskytterstevnet 2006 foregikk på Råvatn skytebane i Målselv, med Øvre Målselv 
skytterlag som teknisk arrangør. Det ble et meget godt arrangement. 3530 var påmeldt, mens 
3151 møtte. Dette ga et frafall på 10,7 %. 
 
LS 2006 går inn i historiebøkene som et veldig spesielt stevne. Mette Elisabeth Finnestad 
(Søgne) ble organisasjonens første Skytterdronning. Fra skive 1 i kongelaget skjøt hun 100 
poeng på finaleomgangen som den eneste av de 15 i Kongelaget. 18 år gamle Kine Gjerstad 
Eide (Seim) ble nr. 2, og fikk tittelen Skytterkronprinsesse. Frode Standal (Kleive) ble nr. 3. 
 
I feltskytingen ble det NM-tittel til Skytterkongen fra 1992, Per Erik Oldertrøen (Tynset). Det 
måtte to omskytinger til før seieren var klar. Ole Johannes Bakke (Strandebarm) ble nr. 2, 
mens Frode Standal (Kleive) ble nummer 3 som i banemesterskapet. 
 
Hans Kristian Wear (Styrvoll) vant begge disiplinene i hurtigskyting. På Stang-finalen fulgte 
John O. Ågotnes (Fana) og Oddvar Staxrud (Tingelstad) på de neste plassene. I 
felthurtigskytingen vant Wear over Stian Bogar (Hovet og Hol) i finalen.  
 
Nordisk mesterskap og Nordisk ungdomsmesterskap i bane-, felt-, og 
felthurtigskyting 
Norge og Namdal var vertskap for årets Nordiske mesterskap 31. august – 2. september. 
Overhalla skytterlag som teknisk arrangør sto for et solid arrangement, der det skytetekniske 
ble prikkfritt gjennomført.  
 
Følgende deltok på det norske seniorlaget: 
Trond Bergan/Jondalen, Odd Arne Brekne/Lyngdal, Ola Tore Dokken/Nordre Land, Tor-Erik 
Fossli/Målselv, Tor Harald Lund/Søgne, Roger Ottosen/Nordre Land, Steinar 
Rudseter/Blaker, Arild Røyseth/Åsane og Hordvik, Rune Seim/Seim, Liv Sollesnes/Jondal, 
Pål Øyvind Ørmen/Råde, Tore Veie/Rissa, Vidar Vorland/Bømlo, Hans Kristian 
Wear/Styrvoll, John Olav Ågotnes/Fana.  
På ungdomslaget deltok disse skytterne: Kine Gjerstad Eide/Seim, Kim André Korsmo/Bodø 
Østre, Tobias Lillekvelland/Nordstrand, Jan-Ole Skotterud/Rælingen, Sigurd Sollie/Nordre 
Skage. 
 



Prestasjonsmessig ble dette nok et vellykket mesterskap for våre skyttere. Særlig i 
feltøvelsene viste våre skyttere større styrke enn på lenge. Norge vant samtlige 5 
lagkonkurranser, og fikk i tillegg med seg hele13 av 15 individuelle medaljer, hvorav 
samtlige gull.  
 
I baneskytingen vant debutanten i nordisk sammenheng, Odd Arne Brekne med 340p, mens 
det ble sølv til Arild Røyseth. Blant ungdommene ble det en meget populær seier til 
hjemmehåpet Sigurd Sollie, som vant foran Kine Gjerstad Eide og Tobias Lillekvelland. 
 
I den individuelle feltøvelsen ble det norske dominans. Hans Kristian Wear vant foran Rune 
Seim og Tor Harald Lund. Deretter fulgte ytterligere 4 norske. Blant ungdommene sikret Kim 
André Korsmo seg seieren, men dette først etter omskyting. Tredjeplassen gikk til Jan-Ole 
Skotterud.  
 
I den innledende felthurtigskytingen fortsatte de norske sin sterke innsats, og hele 12 av våre 
gikk videre til finaleskytingen. Ola Tore Dokken vant til slutt, foran Tor Harald Lund på 
sølvplass, mens Tore Veie tok bronsemedaljen. 
 
Norgescupen i baneskyting 
Norgescupen 2006 ble gjennomført etter de retningslinjer som ble vedtatt i 2000. Det ble etter 
reglementet arrangert 9 stevner fordelt på 3 helger. 
  
1.runde ble arrangert på Østlandet av skytterlagene Oslo Østre, Asker og Frogn & Drøbak. 
Hele 800 skyttere deltok på disse stevnene.  
 
2. runde ble arrangert i forbindelse med Landsskytterstevnet av skytterlagene Falken, Målselv 
og Storsteinnes. Skytterstyret hadde på forhand vedtatt at det i denne runden ikke skulle 
arrangeres stevne med avsluttende finale. Grunnen var at Militært NM i forbindelse med LS 
gjorde at tiden til egen finale ble for liten. 
 
Den avsluttende runden ble arrangert på Fosen av skytterlagene Rissa, Sørfjorden og Vanvik.  
På disse anlegg var forholdene lagt godt til rette for en verdig avslutning av årets cup.  
 
I tillegg til gode arrangement, markedsførte alle arrangerende skytterlag seg selv, 
Norgescupen og DFS på en fremragende måte.  
 
Odd Arne Brekne fra Lyngdal ble vinner av Norgescupen. Tor Erik Fossli fra Målselv fikk 
sølvmedalje, mens bronsemedaljen gikk til Vebjørn Berg fra Blaker. 
 
Norgescupkomiteen besto i 2006 av Klas Erik Lindstad (leder) og Tor Isak Laugen som DFS 
- representanter, mens Liv Sollesnes fra Jondal skytterlag har vært skytternes representant i 
komiteen. 
 
Regnskap/økonomi 
Det frivillige Skyttervesen ble i 2006 bevilget et tilskudd på kr 29 750 000.  Det ordinære 
tilskuddet var på kr 24 750 000, og det ble bevilget kr 5 000 000 i såkalte miljøpakkemidler.  
Det ordinære tilskuddet samt miljøpakkemidlene ble gitt etter søknad fra Skyttertinget 2004.  
Norges Skytterstyre har brukt fullmakten gitt av Skyttertinget 2004 om justering på under-
poster. 
 



Det var i 2006 kroner 1 875 000 i ubrukte offentlige midler. Av disse er kroner 956 000 
øremerket til miljøpakkeprosjekter, og kroner 919 000 er Mva-kompensasjon. 
 
Tilskuddet regnskapsføres etter retningslinjer gitt av Forsvarsdepartementet og revideres av 
Nitschke AS. 
 
Salgsvirksomheten 
Salgsavdelingen i Det frivillige Skyttervesen har i 2006 arbeidet med de samme 
varegruppene, etter samme prinsipp og med samme bemanning som tidligere år. 
 
Avdelingens omsetningstall for 2006 viser en salgsinntekt på kr 24 232 012. Dette er kr  
1 855 269 høyere enn salget i 2005. Omsetningen er 3 032 012,- høyere enn totalbudsjettet. 
Driftsresultatet på kr 649 403 må betegnes som svært bra. 
 
Ammunisjonssalget   
Omsetningen av ammunisjon har i 2006 hatt en økning på kr 372 817 i forhold til salget i 
2005. Salgsinntektene på ammunisjon for 2006 ble kr 12 204 000. Dette er kr 769 000,- lavere 
enn budsjett. 
 
Salget av kaliber .22 ammunisjon er fortsatt godt. Der er omsatt 3 295 200 enheter, men dette 
er 500 000 stk mindre enn i 2005.  
 
Salget av treningspatroner for jegere med egen merking viser omsetning på 185 700 enheter. 
 
Skytterkontoret inngikk i 2006 en utvidet avtale med NORMA om distribusjon av fire 
produkter. Salget av disse kom ikke i gang før ca 1. juli , og har nok derfor ikke gitt oss 
nevneverdig omsetningsøkning. 
 
Våpensalget 
Våpensalget har også i 2006 vært svært godt. DFS solgte i 2006 SAUER-produkter for  
11 344 836,- mot 9 724 196,- i 2005. Dette er en økning i omsetningen på kr 1 620 640, som 
er 3 844 836,- høyere enn budsjett. 
 
J P SAUER & SOHN har i 2006 vært en stabil og god leverandør av vårt våpen. 
De har bestrebet seg etter beste evne på å levere oss våpen selv om vårt salg 
er langt større enn det vedtatte budsjett. Det har likevel gitt oss få leveringsproblemer i 2006. 
 
Salget av SAUER 200 STR viser at aktiviteten i organisasjonen fortsatt er god.  
Salget av våpen med juniorskjefter er stadig stigende, samtidig som våpen i kal 22 også øker 
for hvert år. (se tabell) 
 
 
 



Oversikten viser sammenlignet salg 2000 – 2006 
 
Type/kal 2000 2001 2002 2003 2004 2005 2006 
Kompl. våpen i kal. 6,5 475 397 420 445 397 363 395 
Kompl. våpen i kal. 6,5 
Jun. 9 56 74 80 109 138 
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Kompl. våpen i kal. 7,62 9 16 7 4 14 7 4 
Kompl. våpen i kal. 22 82 71 72 102 82 104 125 
Kompl. våpen i kal. 22, Jun 2 6 17 30 29 54 66 
Sum komplette våpen 577 546 590 661 631 666 746 
Ombyggingssett 302 324 309 402 418 353 496 
Kompletteringssett 32 37 38 57 35 58 55 
Kompletteringssett, Jun   2 7 9 16 21 
Irisblender  123 130 113 138 153 184 
Magasin 869 871 1016 1155 1194 1022 1313 

 
 
Annet salg 
Denne gruppen innebærer stevnemateriell inkl. skyteskiver for 15 meter, profileringsartikler, 
medlemskort og administrasjonsprogram. Gruppen har hatt en omsetning på kr 683 176 i 
2006 (kr 821 367 i 2005) en nedgang på kr 138 181 fra 2005.  Dette er 17 000,- lavere enn 
budsjett. Omsetningen på denne gruppen påvirkes av hvor Landsskytterstevnene blir 
arrangert. 
 
Salgsavdelingen hadde ikke i år andre arrangementsbesøk enn Landsskytterstevnet i Målselv.   
 
Vi vil i 2007 fornye vår produktguide, samtidig vil forhåpentligvis vår nye nettbutikk  
øke omsetningen, spesielt for denne gruppen. 
 
IT-arbeidet 
Ved utgangen av 2006 var det 520 skytterlag som hadde kjøpt administrasjonsprogrammet. 
Det har ikke vært avholdt kurs i bruk av dette programmet i 2006. Dette skyldes en 
kombinasjon av liten etterspørsel og sykdom i avdelingen.  
 
Ca. 550 skytterlag hadde epost-adresser registrert ved utgangen av året. Det var i en lengre 
periode store problemer med SPAM eller uønsket epost til de med epost-adresser fra 
Skytterkontoret. Dette ble det ryddet opp i og tjenestene fungerte således godt ved utgangen 
av året 2006. 
 
Ca 155 skytterlag/samlag har kjøpt hjemmesider gjennom DFS. Av dette var ca. 35 løsninger 
på den nye Idium portal løsningen. I løpet av året ble ny portal på www.dfs.no tatt i bruk. 
Systemet, som er levert av Idium, fungerer godt og kostnadsrammene ble holdt. Et nytt 
økonomisystem basert på en løsning fra Axapta fungerer også meget godt. Nettbutikk ble ikke 
tatt i bruk i 2006, men forventes å være klar i 2007. 
  
På grunn av ny portal-løsning er statistikken fra Landsskytterstevnet noe mangelfull, og ikke 
sammenlignbar med øvrige år. Men i år ble det også lagt ut grafisk visning skudd for skudd 
både på Internett og mobiltelefon (wap). Dette var en meget populær tjeneste. Skytterradioen 
ble også lagt ut slik at den kunne tas inn via internett.  



Samarbeidet med Forsvaret 
Samarbeidet mellom DFS og Forsvaret har også i 2006 vært meget godt. GIHV generalmajor 
Bernt I.. F. Brovold, President Kveli og generalsekretær Berglund gjennomførte i februar et 
meget positivt møte med FSJ General Sverre Diesen. Møtet var av informativ art og ble fra 
vår side opplevd som meget positivt.   
 
Landsskytterstevnet i 2006 ble støttet av Fellesoperativt hovedkvarter (FOHK), Nord 
Hålogaland HV-distrikt 16, Hærens styrker, Forsvarets Logistikkorganisasjon/materiell 
(FLO/M) med FLO/RTV(Romerike Tekniske verksted) og FLO/IKT og Skjold Garnison. De 
militære avdelingene gjorde en utmerket jobb med planlegging og gjennomføring av sin støtte 
til LS. 
 
De elektroniske skivene som ble introdusert ved LS 2001 fungerte fortsatt godt. 
 
Forsvarets støtte til LS er regulert i egen avtale, underskrevet 10. mars 2003. Gjeldende avtale 
varer tom 2010. Det er igangsatt arbeid med forlengelse av avtalen utover 2010. 
 
Etter avtale med NIH/Forsvarets institutt ble offisielt Militært NM i rifleskyting arrangert 
under LS 2006, etter en vellykket prøveordning i 2005. Programmet for Militært NM var 
regulær skyting i klasse AG3.  Skyttertinget vedtok i 2005 en endring i regelverket slik at de 
som skyter klasse AG3, også kan skyte det ordinære mesterskapet på LS, i en av de øvrige 
klasser. Dette ble gjennomført i praksis dette år. Ordningen er godt mottatt blant de som 
berøres av denne.   
 
I samarbeidet med Heimevernet (HV) sentralt har 2006 vært et meget positivt år. GIHV 
initierte et viktig møte med ledelsen i Forsvarsbygg. Her deltok toppledelsen i Forsvarsbygg 
sammen med GIHV, President Kveli og generalsekretær Berglund. Etter et visst etterarbeid er 
Forsvarets bruk av våre skytebaner igjen kommet i godt gjenge til alle parters tilfredshet.   
Møtevirksomheten mellom Heimevernsstaben (HVST) og Skytterkontoret har gjennomlevd 
en noe treg periode på grunn av vakanser i stillinger og stort arbeidspress. Det har imidlertid 
vært flere felles møter mellom DFS og HV (prosjektgruppe etablert i 2005) vedrørende 
utvikling av samarbeidet i framtiden. Dette arbeid er ledet av en gruppe utenfor HVST. Fra 
DFS deltar Utdanningssjef og Ungdomskonsulent. Avtalen mellom HV og DFS forventes 
revidert i forhold til gruppens konklusjoner.  
 
I 2004 ble det igangsatt et samarbeidsprosjekt ved Heimevernets utdanningssenter Værnes 
(HVUV). DFS-skyttere som skal inn til førstegangstjeneste blir tilbudt god tilrettelegging for 
skytetrening, i og utenfor tjenesten, samtidig som deres skyteferdigheter utnyttes i 
skarpskytterutdanningen for senere å kunne gjennomføre en forventet skarpskyttertjeneste i 
HV’s oppsetninger. Det ble gjennomført et pilotprosjekt på dette i to kontingenter, en i 2004 
og en i 2005. Første ordinære kontingent ble innkalt sommeren 2006. Denne besto av 19 
skyttere, herav to jenter. Evalueringen fra kontingenten var meget positiv.   
 
Felleskursene i instruktørutdanning ble etter avtale med HV-staben flyttet til Heimevernets 
skole- og kompetansesenter (HVSKS) Dombås i 2004. Kursene i 2006 ble gjennomført etter 
planen under meget gode undervisningsforhold. 
 
På regionalt og lokalt nivå fortsatte det gode samarbeidet som før. Dette samarbeidet gjelder 
først og fremst bruk av skytebaner og skytterhus samt lokal støtte til arrangement av stevner, 
møter og kurs. 



 
Heimevernet vil i framtiden ha behov for å inngå avtale om bruk av ca 150 av skytterlagenes 
baner for gjennomføring av skyting under årlig trening. DFS har prioritert arbeidet med 
sikkerhet på disse baner. 
 
Norge v/Østerdal garnison arrangerte militært VM i skyting i 2006. DFS v/Skytterkontoret 
støttet arrangement med drift av resultatservicen under mesterskapet. 
DFS har et nært samarbeid med Forsvarets skyteutvalg i sitt arbeid med det militære landslag. 
 
Omstruktureringen i Forsvaret har pågått for fullt også i 2006. Heimevernet, som nå har 
redusert antall distrikter til 13 (tidligere 18), skal innrettes mot nye og fremtidige trusler i 
rammen av det moderne samfunn og organiseres i en styrkestruktur på ca 50000 personell 
inndelt i Innsats-, Forsterknings- og Oppfølgingsstyrker. DFS har fulgt opp denne 
omstruktureringen bl.a. med endring av representasjonen i distriktsrådene. Heimevernet 
signaliserer en øket trening og bruk av de DFS-baner som nevnt foran.   
 
Forsvarets øverste ledelse har flyttet inn i nytt bygg på Akershus festning. HV-staben, og de 
øvrige grenstaber i Forsvarsstaben, er etablert i de nye lokaler sammen med 
Forsvarsdepartementet.   
 
Representant for Forsvarets øverste ledelse er som før Generalinspektøren for Heimevernet. 
Hans stabsjef, Brigader Geir Kjøsnes er varamann. Brigader Kjøsnes er nå valgt til ny leder i 
Forsvarets Skyteutvalg. 
 
Antidoping 
Det ble foretatt 12 kontroller på 5 stevner. Det var på Landsdelskretsstevne i feltskyting 
Viken I, Norgescup i baneskyting på Frogn & Drøbak, Skedsmo-stevnet i baneskyting, 
Landsskytterstevnet i Målselv og Østlandscupfinalen i baneskyting. Prøvene ble analysert ved 
Aker sykehus i Oslo. 11 prøver var negative, mens under Østlandscupfinalen ble det avlagt 1 
positiv prøve for bruk av betablokk. Saken ble anmeldt av Norges Skytterstyre til 
Domsutvalget i DFS. Endelig dom i saken foreligger ikke. 
 
Skifelt/skogsløp med feltskyting 
Utvalget for skifeltskyting (DFS/SFU) har ledet arbeidet innen sektoren etter fastlagte 
retningslinjer.  
 
Sesongen startet med NM skifelt arrangert av Haltdalen skytterlag 4. og 5. mars. Her vant Per 
Johan Gjølga fra Stallvik normaldistansen, og med det sin 3 Kongepokal i skifelt. Sprinten ble 
vunnet av fjorårets Kongepokalvinner, Hermann Erdal fra Førde. Renate Sundnes fra Stallvik 
skytterlag dominerte kvinneklassen, og vant både sprint- og normaldistansen.    
 
Mo skytterlag var vertskap for årets norske mesterskap i skogsløp med feltskyting. Gudbrand 
Mo fra Lom og Sjåk vant normaldistansen. På sprinten var det Per Johan Gjølga fra Stallvik 
som gikk til topps. I kvinneklassen ble det seier til Anna Kirsten Hellevang fra Omvikdalen 
både på normaldistansen og sprinten.  
  
Aktivitetskonkurransen knyttet til lagmesterskap i skogsløp med skyting hadde i 2006 en liten 
tilbakegang i antall deltakende lag og antall utøvere som prøver seg. I år deltok 18 lag med til 
sammen 222 starter. Vinner av konkurransen ble Saltdal skytterlag, som fikk 5000 kr i 
premie. Saltdal hadde 31 deltagere på sitt arrangement.  



 
DFS/SFU arrangerte en uformell konkurranse i skogsløp med skyting under 
Landsskytterstevnet. Stor pågang gjorde sitt til at ikke alle som ønsket fikk være med denne 
gangen, men nesten 150 prøvde seg i den forenklede konkurransen. 
 
Skyttertinget 2006 vedtok å opprettholde skifelt og skogsløp med skyting som offisielle 
øvelser i DFS. Skifeltutvalget har med dette som bakgrunn i løpet av høsten utarbeidet et 
forslag til et forenklet regelverk. Dette ble vedtatt av Norges Skytterstyre med virkning fra og 
med 2007. 
 
Skytebaner 
Skytebanesakene ivaretas av anleggssjefen, i samarbeid med faste eksterne konsulenter. For 
tiden er dette advokat Sven Knagenhjelm og sivilingeniør Dag Rieber. På bakgrunn av krav i 
lov og forskrift om offentlige anskaffelser ble det i 2006 utlyst tilbudskonkurranse for 
henholdsvis tekniske og juridiske tjenester.  
 
Hovedfokus i 2006 har vært rettet mot skytebanesikkerhet, samt tilrettelegging for 
Heimevernets bruk av spesielt utvalgte baner. "Sikkerhetspakke", med praktisk viktige 
hjelpemidler for det enkelte skytterlag med hensyn til å ivareta sikkerheten ved den enkelte 
bane, er sendt samtlige skytterlag vederlagsfritt.   
 
Samlagenes skytebanekontakter har en svært viktig rolle i arbeidet med å veilede det enkelte 
skytterlag i banesikkerhetsmessige forhold. Samling for skytebanekontaktene, med sikkerhet 
som det store hovedtemaet, ble holdt over to dager, med til sammen 29 deltakere.  
 
Miljøpakkeprosjektet for støyutbedring av eksisterende baner har i 2006 vært preget av store 
problemer med å få inn akseptable anbud. Årsaken er at konjunkturene i bygg- og 
anleggsbransjen har vært særdeles gode, særlig i områder med utstrakt hyttebygging. Dette 
har hatt betydelig negative konsekvenser for miljøpakkeprosjektet med hensyn til kostnader 
og tidsbruk.  
Statens Forurensningstilsyn (SFT) har i to saker konsesjonsbehandlet eksisterende skytebaner, 
i strid med fastsatte retningslinjer og tidligere praksis. Dette gir grunn til bekymring, og DFS 
vil følge opp problemstillingen overfor SFT.    
 
Tidligere igangsatte prosjekt, i regi av SFT, for å kartlegge forekomsten av 
tungmetallforurensning fra sivile skytebaner og for å finne fram til egnede konsesjonsvilkår 
og effektive avbøtende tiltak, har i stor grad stoppet opp i 2006. På bakgrunn av signaler fra 
SFT er det likevel grunn til en viss optimisme med tanke på å få prosjektet inn på et mer 
konstruktivt spor.   
 
De utfyllende bestemmelsene om bidrag til skytebaner m.v. ble revidert i 2006. En 
hovedhensikt var å stille strengere krav til at sikkerheten rent faktisk er ivaretatt, før bidrag 
gis. Det er ikke lenger tilstrekkelig å dokumentere formell sikkerhetsgodkjenning, hvis det er 
vesentlige mangler ved den reelle sikkerheten.  
  
I 2006 er miljøpakketiltak gjennomført på følgende skytterlags baner: Ski, Kråkstad, Hovet og 
Hol og Øyfjell (sistnevnte bane ferdigstilles i 2007). Det vises for øvrig til egne planer og 
rapporter vedrørende miljøpakkearbeidet. 
 
 



Følgende 14 skytterlag fikk utbetalt ferdig ordinært banebidrag i 2006: 
Brekken Aursund/Nord-Østerdal, Grue Finnskog/Solør, Kvam/Inntrøndelag, 
Lakselvdal/Troms, Mære/Inntrøndelag, Odda/Hardanger og Voss, Rindal/Nordmør, 
Setskog/Akershus, Skare/Hardanger og Voss, Stange og Romedal/Hedmark, 
Stjernen/Ringerike, Tysse/Hordaland, Vegårshei/Aust-Agder og Øvre Eiken/Vest-Agder. 
 
Følgende 3 skytterlag har mottatt ekstraordinært banebidrag i 2006: 
Florø/Sunnfjord, Steinkjer/Inntrøndelag og Øvre Målselv/Troms.  
 
Følgende 45 skytterlag har mottatt ekstern juridisk bistand i 2006: 
Arna/Hordaland, Askvoll og Holmedal/Sunnfjord, Askøy/Hordaland, Aurland/Sogn Indre, 
Batnfjord/Nordmør, Beito/Valdres, Bergen/Hordaland, Bjerkreim/Rogaland, 
Bremnes/Sunnhordland, Fagervika/Rana, Fet/Akershus, Førde/Sunnfjord, Gaular/Sunnfjord, 
Geilo/Hallingdal, Gjerpen/Telemark, Hessdalen/Nord-Østerdal, Hjartdal/Telemark, 
Hovdebygda og Ørsta/Søre Sunnmøre, Hovet og Hol/Hallingdal, Jordet/Østerdal, 
Jølster/Sunnfjord, Kolvereid/Namdal, Kvernes/Nordmør, Larvik/Vestfold, Namsos/Namdal, 
Naustdal og Midtredalen/Sunnfjord, Nesna/Rana, Nordstrand/Oslo, Radøy/Hordaland, 
Randesund/Agder, Rauhella/Solør, Riflen Skoger/Drammen, Saltdal/Salten, Sandar og 
Sandefjord/Vestfold, Skarpskytten/Oslo, Skedsmo/Akershus, Spildra/Troms, 
Stavanger/Rogaland, Stranda/Sunnmør, Svinndal/Follo, Trysilfjeld/Østerdal, Vik/Sogn Ytre, 
Østerå/Aust-Agder, Ådal/Ringerike og Aas/Follo. 
 
Følgende 49 skytterlag mottok ekstern teknisk bistand i 2006: 
Askøy/Hordaland, Aurland/Sogn Indre, Borge/Østfold, Bremnes/Sunnhordland, Brunkeberg 
og Morgedal/Vest-Telemark, Bryggja/Nordfjord, Bygland/Agder, Fitjar/Sunnhordland, 
Gaular/Sunnfjord, Hemsedal/Hallingdal, Gjerstad/Aust-Agder, Granvin/Hardanger og Voss, 
Henning/Inntrøndelag, Jølster/Sunnfjord, Klæbu/Uttrøndelag, Lillehammer/Gudbrandsdal, 
Lunner/Opland, Masi/Vest-Finnmark, Nes/Hedmark, Nordstrand/Oslo, Olden/Nordfjord, 
Os/Hordaland, Oslo Østre/Oslo, Overhalla/Namdal, Radøy/Hordaland, Randesund/Agder, 
Reinsfjell/Nordmør, Riflen Skoger/Drammen, Rjukan/Telemark, Saltdal/Salten, Sandar og 
Sandefjord/Vestfold, Sauherad/Telemark, Skedsmo/Akershus, Skiptvet/Follo, 
Snarum/Ringerike, Spildra/Troms, Stranda/Sunnmør, Sunndal/Nordmør, Surnadal/Nordmør, 
Svinndal/Follo, Ugland/Aust-Agder, Ullensaker/Akershus, Vestnes/Romsdal, Vik/Sogn Ytre, 
Våle/Vestfold, Ytre Vinje/Vest-Telemark, Ødegården/Hallingdal, Østerå/Aust-Agder og 
Østre Gausdal/Gudbrandsdal. 
 
Skytingens Dag 
Skytingens Dag ble i 2006 arrangert søndag 28. mai. 
 
Kr 100.000 ble i 2006 satt av til skytterlagenes markedsføring av Skytingens Dag. 41 lag og 
samlag søkte (36 i 2005), men bare 29 innrapporterte innen fristen 1. oktober 2006. Dette ga 
en samlet utbetaling på kr 74.020 (73.257,- i 2005) 
 
285 skytterlag bestilte materiell fra Skytterkontoret til sitt arrangement. Dette er en nedgang 
på 25 lag i forhold til 2005 (364 lag rapporterte om arrangement i 2005). Antall deltakere på 
Skytingens Dag i 2006 står beskrevet på annet sted i årboka. 



 
Sentral utdanningsvirksomhet 
Med utgangspunkt i Handlingsplan III, Handlingsplan for 2006 – 2008 og DFS 
informasjonsstrategi, har utdanningsavdelingen i 2006 gjennomført sin virksomhet etter de 
planer og rutiner som foreligger.  
 
Skyteinstruktørkurs I DFS/HV ble gjennomført ved Heimevernets Skole- og 
Kompetansesenter på Dombås i tiden 24. – 28. april. Kurset hadde 28 deltakere, hvorav 14 
tilhørte Heimevernet.  
 
Skyteinstruktørkurs I – alternativ gjennomføring ble gjennomført for Sørlandet landsdel 
ved HV-08 sitt øvingssenter i Vatneleiren. Kurset gikk i regi av utdanningsavdelingen i tiden 
13. – 15. januar, og samlet 22 elever.   
 
Godkjent skyteinstruktørkurs I – alternativ gjennomføring i regi av samlagene er en 
ordning som skal sørge for å tilføre et tilstrekkelig antall instruktører til skytterlagene. Her 
benyttes samme kurskonseptet som for den alternative gjennomføringen. Samlagene er gitt 
myndighet til å gjennomføre kursene på egenhånd, og deltakerne gis samme kompetanse og 
godkjenning som ved tilsvarende sentrale kurs. Der er 4 samlag som har holdt slike kurs i 
2006, med til sammen 60 elever.  
 
Skyteinstruktørkurs II ble gjennomført ved Heimevernets Skole- og Kompetansesenter på 
Dombås. Kurset ble avholdt i perioden 16. – 19. november med 19 elever.  
 
Kurs III skulle etter planen holdes for samlagsinstruktører tilhørende Midt-Norge og Nord-
Norge landsdeler første helgen i desember. Kurset ble grunnet liten oppslutning avlyst.  
 
Kurs for nye tillitsvalgte ble arrangert på Gardermoen i tiden 4. – 5. februar. Her fikk 
deltakerne en grunnleggende innføring i organisasjonens virksomhet og egne gjøremål. Det 
deltok til sammen 34 nye tillitsmenn, noe som er en betydelig økning sammenliknet med de 
siste årene.  
 
Regionale seminar ble arrangert slik: For Nord-Norge landsdel 11. – 12. februar, og for Sør- 
og Vestlandet landsdeler 4. – 5. november. Seminarene er populære tillitsmannssamlinger for 
samlagsledere, ungdomsledere og utdanningskontakter, der det fokuseres spesielt på 
erfaringsutveksling.  
 
Skarpskytterutdanning for DFS skyttere ved HVUV ble etablert som ordning sommeren 
2004. Dette er et samarbeid mellom Heimevernet og Det frivillige Skyttervesen, der målet er 
å tilføre HV kvalifiserte skarpskyttere. Samtidig gis DFS skytterne en tilrettelagt  
førstegangstjeneste med gunstige trenings- og konkurransevilkår. Opplegget har siden 
etablering vært under stadig utvikling, og synes først i løpet av denne høsten å være på plass 
slik at det gir våre skyttere et tilnærmet fullverdig DFS tilbud. Dette har imidlertid så langt 
ikke latt seg kombinere med militær skarpskytterutdanningen, slik at de fleste DFS skytterne 
har av den grunn valgt en ordinær førstegangstjeneste. I løpet av 2006 har 19 skyttere, hvorav 
2 jenter, hatt slik tjeneste. 3 DFS skyttere fullførte spesialutdanning til skarpskytter.  
 
Undervisnings- og instruksjonsmateriellet er i 2006 tilført et nytt hefte som omhandler 
konkurranseskyting med AG3 i DFS. Heftet ble presentert under Landsskytterstevnet, og ble 
der godt mottatt av skyttere i AG3-klassen. Basert på tilbakemeldinger, er det i løpet av 



høsten foretatt noen justeringer, slik at heftet blir klart for endelig opptrykk i løpet av våren 
2007.  
 
Gjennom året er det jevnlig etterspørsel etter organisasjonens instruksjons- og 
opplæringsmateriell. Årlig blir dette materiellet oppdatert, unntatt Håndbok for skytterlag som 
ikke er oppdatert siden utgivelsen i 2002. I løpet av året er utarbeidet egne opplæringskapitler 
om Stang- og felthurtigskyting til Håndbok for instruktøren.  
Informasjon om tilgjengelig materiell er viktig, slik at organisasjonens tillitsvalgte er kjent 
med hva som finnes. Det orienteres jevnlig om dette på Internett, ved sentrale kurs, i 
Skyttertidende, med egen utdanningsinformasjon osv. Det registreres at skytterlag og samlag 
fortsatt er godt fornøyd med det materiellet de kan bestille fra Skytterkontoret. 
 
Øvrig instruksjons- og utdanningsvirksomhet som besørges av utdanningsavdelingen 
varierer fra år til år. For 2006 har utdanningsavdelingen i likhet med tidligere bidratt med 
instruktør- og foreleserstøtte til kurs og samlinger i samlagene. I større grad enn tidligere er 
også Instruktørpoolen benyttet til slike oppdrag. 
Utdanningsavdelingen har i tillegg til denne virksomhet løst flere andre pålagte oppgaver, 
herunder: 

- Testing og godkjenning av elektroniske skiver, samt oppfølging av leverandører. 
- Utført sekretærfunksjon for DFS/Utvalget for skifelt. 
- Støttet LS arrangøren i opplæring av militære mannskaper og skyteteknisk 

gjennomføring.  
 
Landslotteriet 2006 
Landslotteriet 2006 ble meget godt. Lotteriets formål var å styrke kunnskaper om god 
våpenkultur blant ungdom og gjennomføre tiltak for sikkerhet ved skytebanene i DFS.  
 
Skytterlagene solgte 242 000 lodd, og omsetningen ble på vel kr 6 050 000. Dette er den 
høyeste omsetningen som noen gang har oppnådd, en salgsøkning på ca. kr 900 000. 
Overskuddet ble på kr 4 075 000. Skytterlagene får samlet kr 2 884 000, mens kr 1 190 000 
går til lotteriets formål. Lotteriets omsetningsøkning skyldes først og fremst at loddprisen ble 
økt fra kr 20,00 – 25,00 pr. lodd. 728 skytterlag solgte sine 200 tilsendte lodd eller mer og 86 
skytterlag solgte mer en 600 lodd.  
 
Brumunddal, Gjesdal, Styrvoll, Ullensaker, Falken, Torpa og Stange og Romedal solgte 4000 
lodd eller mer og fikk hver sin Sauer 200STR i motivasjonspremie. Løiten solgte 3000 lodd 
og fikk et gavekort på kr. 7 500. 10 skytterlag solgte fra 1500 – 2999 lodd og fikk hvert sitt 
gavekort på kr 3000. 68 lag har solgt fra 600 – 1499 lodd og har mottatt et gavekort på kr 
1500.  
 
Hovedgevinstene var 2 biler og 3 reiser. Vinnerne ble: 
Yngve Sætre, Vartdal    Saab 9 – 3 1,9 TiD 
Mona Benjaminsen, Bodø   Opel Corsa 1,2 
Bjørn Snekvik, Surnadal   Reise for kr. 40 000 
Nybergsund skytterlag, Nybergsund  Reise for kr. 30 000 
Annette S. Jensen, Gjøvik   Reise for kr. 25 000 
 
Ungdoms- og rekrutteringsarbeidet 
Det frivillige Skyttervesen Ungdomsutvalget (DFSU) hadde et år med mange interessante 
saker. DFSU er et rådgivende utvalg for Norges Skytterstyre i saker som angår 



ungdomsvirksomheten. Statistisk har det vært både færre møter og saker som er behandlet i 
DFSU de siste årene. Dette er ikke en kvalitativ nedgang, men skyldes en generell nedgang i 
saker fra lag og samlag. DFSU har holdt fokus på basisaktiviteten i organisasjonen. En 
tilstrømming av nye skyttere som ønsker å være i DFS over tid blir prioritert. Det forutsetter 
at den enkelte skytteren blir aktivt fulgt opp gjennom flere år.  
 
Rekrutteringen er stabil i de yngste klassene. Klasse Aspirant har vært økende og er den 
største rekrutteringsklassen. de siste årene, og dette er en positiv utvikling med tanke på å 
opprettholde medlemstallet fremover. Dette er et resultat av at mange lag driver et kvalitativt 
og godt rekrutteringsarbeid. 
 
I 2006 var det 84 lag som arrangerte skyteskole, med et samlet antall på 1049 deltakere. For 
første gang siden 2001 da den nye skyteskolepakken ble innført, registrerer vi en nedgang i 
antall deltakere. Trenden er at lagene tar inn færre skyttere, og legger større vekt på 
oppfølging i forhold til lagets kapasitet. Det er i dag en forutsetning for god rekruttering at 
både foreldrene og skytterne blir fulgt opp av skytterlaget. Gjennom tiltak for og med foreldre 
rekrutterer skytterlagene ikke bare nye skyttere, men også til eget tillitsmannsapparat.  
Antall innrapporterte skyteskoler står ikke i forhold til antall skyteskolepakker som blir 
bestilt. Rundt 140–150 pakker blir årlig sendt ut fra Skytterkontoret.  
 
Det skjer mye positivt ute i lagene, og mange driver et aktivt ungdomsarbeid. Forutsetningene 
for rekruttering har endret seg, og vi må følge med i tiden. Der vi før kunne basere 
rekrutteringen på familier og generasjoner av skyttere, må vi i dag ut og synliggjøre oss. Vi 
har et unikt aktivitetstilbud og dette må vises gjennom informasjon til lokalsamfunnet.  
 
Landskonkurransen i skoleskyting 05/06 viser et stabilt antall skyttere som deltar på denne 
skytingen. Med 2168 elever og 35 arrangerende lag, opprettholdes denne aktiviteten på et 
akseptabelt nivå. Forutsetningene for å kunne arrangere konkurransen endrer seg fra år til år, 
alt etter lærerplaner og hvilke ressurser skolene og lagene har.  
 
Gjennom endrede bidragsordninger har det blitt en økning i antall deltakere og samlag som 
arrangerer ungdomssamlinger. En ny ordning har forenklet innrapporteringsrutinene og lagt 
til rette for aktivitet.  
 
Det nordiske samarbeidet gjennom landskamp og ledermøte ble ivaretatt som før. Den gode 
innsatsen til de norke ungdomsskytterne står beskrevet tidligere i årsmeldingen. DFSU mener 
de gode resultatene kommer av den gode bredden i Norge. Således kan vi stille med mange 
gode skyttere som kan hevde seg i alle disipliner. 
 
Det vises ellers til årsmeldingen fra DFSU som er å finne på annet sted i årboka.  
 
Norsk Skyttertidende 
Norsk Skyttertidende fikk i 2006 et økonomisk resultat på 471.112 kroner, som er en nedgang 
på drøyt 60.000 kroner fra de tre foregående årene. Tilgangen på annonser er fortsatt bra. En 
økt satsing på å distribuere vedlegg fra våre annonsører gjennom plasting av bladet, når det er 
behov for dette, har også bidratt positivt til resultatet. 
 
Det er grunn til å dvele ved antall abonnenter som også i 2006 viste en tilbakegang. 
Opplagstallet ligger nå på rundt 8.800 pr utgivelse. Det vil være en utfordring for 
organisasjonen å bidra til at vi igjen nærmer oss et opplag som er minst 10 prosent høyere. 



  
Det er i likhet med 2005 også benyttet B-post ved utsendelse av bladet i 2006. Dette på grunn 
av en dramatisk økning av prisene på bladporto de to seneste årene. Det er ikke registrert 
negative tilbakemeldinger på grunn av at bladet gjennom B-porto kommer mottakeren i hende 
2-4 dager senere enn det som ville vært tilfellet med A-porto. 
  
Norsk Skyttertidende kom ut med åtte utgivelser i 2006, det samme som året før. Det synes 
som om dette er et greit antall utgivelser i forhold til den sportslige og administrative 
aktiviteten vi har i organisasjonen. Økonomisk er åtte utgivelser fortsatt gunstig i forhold 
til stofftilgang og muligheten til å opprettholde et relativt høyt antall sider i hvert nummer. 
Norsk Skyttertidende kom i 2006 ut med totalt 472 sider. Dette er 4 sider mer enn året før og 
gir et gjennomsnittlig sidetall på 59 sider i hvert nummer. 
  
Med nesten utelukkende bruk av e-post i all korrespondanse, også når det gjelder overføring 
av annonser og resultater, sammen med dyktige og entusiastiske frilansere, er 
bemanningssituasjonen tifredsstillende. Det ble for øvrig kjøpt inn noe mindre stoff fra 
frilansere i 2006 enn de foregående årene. 
 
Samlagenes tall 
Tallene fra samlagenes årsmeldinger viser en oppgang på antall aktive skyttere. Totaltallet for 
antall klasseførte skyttere viser imidlertid en svak nedgang. I det øvrige er det små endringer.  
Endringer i tallmaterialet fra 2005 kan skyldes feil eller mangler rapporteringsrutinene, og det 
er således vanskelig å trekke konklusjoner med bakgrunn i endringer fra et enkelt år.  
Det vises for øvrig til statistikk annet sted i årboka. 
 
Norges Skytterstyres møtevirksomhet 
Norges Skytterstyre har gjennomført 7 møter utenom møtevirksomheten på 
Landsskytterstevnet. På møte 4. februar deltok alle varamedlemmene. Det er i alt behandlet 
87 saker. Referat fra møtene er sendt samlagene. 
 
 
Hans O. Kveli  Sindre Undseth Jarle Tvinnereim Janne Kornbrekke Dalene 
 
 
Olav Aasen  Jon G. Hofstad Henning Ivarrud Bernt I. F. Brovold 
 
 
Sak 31/2007 Tingsak: Sammensetningen av Skyttertinget 
I sak 39/2006 vedtok Norges Skytterstyre å sende sak vedrørende vurdering/gjennomdrøfting 
av Skyttertingets sammensetning til Rådgivende utvalg for uttalelse.  
I sak 48/2006 vedtok Norges Skytterstyre mandatet til Rådgivende utvalg i nevnte sak.  
Rådgivende utvalg har nå levert sin innstilling. Mandatet er referert i sin helhet i notatet fra 
utvalget.  
I Norges Skytterstyres drøftinger i februar- og marsmøtet 2007 ble det besluttet at drøftingene 
vedrørende Skyttertingets sammensetning/stemmegivning fremmes som sak til Skyttertinget 
2007, mens øvrige deler av Rådgivende Utvalgs innstilling utsettes for nærmere utredninger. 
 
Drøfting: 
Administrasjonen velger å drøfte saken i tråd med Rådgivende utvalgs systematisering og 
omhandler i samsvar med ovennevnte kun Skyttertingets sammensetning/stemmegivning. 



  
Skyttertingets sammensetning/stemmegivning 
Dagens ordning stiller samlagslederne likt hva angår ”tyngde” i stemmegivningen på 
Skyttertinget. Dette kan med en viss rett sies å være noe udemokratisk idet antall klasseførte 
skyttere/antall lag/antall 30-skudds skyttere/ bak hver samlagsleder varierer ganske mye.  
Slik er det også i det politiske bilde i Norge, hvor man ønsker representasjon fra hele landet.  
 
Isolert og relativt sett vil altså det enkelte medlem i et lite samlag ha mer betydning enn 
medlem i et stort samlag under stemmegivning på tinget. Forskjellen her er ganske stor, med 
fra vel 400 aktive i de minste samlag til vel 8000 i de største (2005 tall). Gjennomsnittlig har 
samlagene ca 3000 aktive. Ganske mange samlag ligger rundt dette snittet, men det finnes 
altså noen utrerte tilfeller. Ser man bort fra de spesielle tilfeller er dagens ordning relativt 
balansert.   
Nord-Norge f.eks, med et stort geografisk område og relativt få skyttere, har i dag 10 stemmer 
samlet mens Østlandet har 16. Fordelingen i aktive er 17389 for N-N og 47802 for Østlandet 
(tall fra 2005). Dersom landsdelene opptrer blokkvis innenfor dagens ordning vil vi fortsatt ha 
et skjevt styrkeforhold i forhold til medlemsmassen.   
Vi ser også jevnlig at større, viktige saker drøftes samlagene imellom i møter før tinget, 
gjerne på landsdelsplan.  
 
Vektfordelingen i en prosess hvor det samarbeides landsdelsvis blir med andre ord litt mer 
balansert enn om man sammenlikner ett lite og ett stort samlag med hverandre. Dette er et 
mer reelt bilde i flere avstemninger og synes å dempe den relative styrke et lite samlag 
normalt har. At slik koordinering eventuelt foregår kan det nok stilles spørsmål ved i en 
demokratidebatt.   
 
Vektlegging av aktivitet er en annen tenkt modell som grunnlag for endring av 
stemmegivning.  
Ett av poengene her er at ved å la representasjon/stemmegivning avspeile samlagets aktive 
skyttere sin virksomhet, vil dette kunne inspirere til øket deltakelse i f. eks samlagsstevner.  
På den annen side vil variasjoner i denne deltakelse gi noen besynderlige utslag idet et 
samlags tyngde vil kunne variere fra Skytterting til Skytterting. Slike variasjoner vil kunne 
påvirkes av så  trivielle omstendigheter som f. eks værforhold. Imidlertid er det nok klart at 
det er denne gruppering av medlemsmassen som har interesse for, og meninger i, mange 
saker. 
Tillitsmannsapparatet må imidlertid ha alle grupperingers interesse i minne. Tyngde på tinget, 
representert vesentlig på bakgrunn av den mest aktive del av medlemsmassen, vil kunne dreie 
fokus vekk fra masseinteressene og kanskje ikke sies å være så utpreget demokratisk likevel?  
    
Andre modeller for representasjon/stemmegivning vil i varierende grad kunne gi tyngde til 
samlag hvor en varierende andel av passive, og mindre skytterpolitisk interesserte utøvere, gis 
større innflytelse enn i dag. Disse grupperinger etterspør sjelden innflytelse og har ikke ofte 
meninger om politiske spørsmål i organisasjonen. Å gi samlagslederen økt stemmetyngde på 
dette grunnlag, som igjen nyttes i saker utenfor nevnte grupperings faktiske interesser, vil det 
avgjort kunne stilles spørsmål ved i en diskusjon om god demokratisk tradisjon. 
 
Deltakerantall på samlagsstevne synes i utgangspunktet å være den mest demokratiske modell 
fordi vedtak på Skyttertinget først og fremst vil ha innvirkning på disses skytterhverdag.  
Denne vektlegging kan imidlertid også dreie DFS’ fokus bort fra breddetanken i det vi ser at 
gruppen utgjør i snitt litt under 4 % av medlemsmassen i samlaget (tall fra 2005, bane). Her er 



det en tendens i statistikken til at de små samlag har en noe høyere prosentvis deltakelse enn 
de store. 
 
DFS er forpliktet til å arbeide for tilbud til aktivitet overalt i landet. Dersom de store samlag 
gis mer tyngde, og ditto de små mindre betydning, vil det på sikt kunne påvirke holdninger og 
interesser i de mer perifere og grisgrendte strøk. Totalt sett vil vi etter alt å dømme risikere å 
tape oppslutning i en situasjon hvor små samlag mister interesse og motivering fordi 
innflytelsen er svekket. 
 
Konklusjon 
Etter en samlet vurdering har Administrasjonen kommet til den prinsipielle konklusjon at 
dagens modell for sammensetning av Skyttertinget er den beste for DFS og bør beholdes. 
Alternative modeller for sammensetning av/stemmegivning i Skyttertinget vil trolig ikke bidra 
til at Skyttertinget får en bedre saksbehandling eller beslutningsprosess, enn dagens ordning.    
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2007: 
 
Dagens ordning for sammensetning av, og stemmegivning i, Skyttertinget beholdes. 
 
Hans O Kveli fremmet følgende alternative forslag: 
Skyttertinget skal fra og med 2008 ha følgende sammensetning i tillegg til Skytterstyret: 
Samlag med inntil 699 klasseførte skyttere skal ha 1 representant. 
Samlag med fra 700 klasseførte skyttere til 1099 klasseførte skyttere skal ha 2 representanter. 
Samlag med over 1100 klasseførte skyttere skal ha 3 representanter. 
 
I tilegg skal de som representerer Norge ved Nordisk Mesterskap velge 1 representant til neste 
års Skytterting. 
 
Klasseførte skyttere vil si klasse 2-5, veteranklassene, Rekruttklassene og AG3-klassen. 
Årsmeldingen fra 2006 danner grunnlag for antall representanter til Skyttertinget 2008. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2007 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. Vedtatt med 6 stemmer mot 1 stemme for Kvelis forslag.  
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 32/2007 Tingsak: Budsjett for private midler 2008  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2007: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2007 til å vedta følgende budsjett for private midler 
for 2008: 
 

BUDSJETTFORSLAG PRIVATE MIDLER 2008 
 Note Budsjett 2008 Budsjett 2007 Regnskap 2006 
Driftsinntekter     
Salgsvirksomheten 1 22 700 000 21 700 000 24 232 012 
Norsk Skyttertidende 2 2 760 000 2 898 000 2 981 265 
Salg administrasjonsprogram 3 490 000 400 000 366 224 
Landslotteriet 4 3 175 000  3 166 440 
Andre inntekter  225 000 150 000 205 800 
Sum driftsinntekter  29 350 000 25 148 000 30 951 741 
     
Driftskostnader     
Salgsvirksomheten 1 22 253 000 21 280 000 23 582 609 
Norsk Skyttertidende 2 2 512 000 2 472 000 2 510 153 
Administrasjonsprogrammet 3 490 000 400 000 360 564 
Landslotteriet 4 2 045 000  1 976 477 
Øvrig virksomhet 5 660 000 555 000 897 555 
Organisasjonsutgifter 6 1 440 000 840 000 1 236 128 
Sum driftskostnader  29 400 000 25 547 000 30 563 486 
     
Driftsresultat  -50 000 -399 000 388 255 
     
Finansposter     
Finansinntekter  450 000 400 000 393 566 
Finanskostnader  1 000 1 000 423 
Netto finansposter  449 000 399 000 393 143 
     
Resultat   399 000 0 781 398 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Note 1 - Salgsvirksomheten
 

         
         

          
    

         

      
        

 

         

       

      

SUM VÅPEN AMMUNISJON ANNET SALG
 Forslag 2008
 

Budsj 2007
 

Regnsk 2006
 

Forslag 2008
 

Budsj 2007
 

Forslag 2008
 

Budsj 2007
 

Forslag 2008
 

Budsj 2007 
 Salgsinntekter 

Ordinære salgsinntekter 22 700 000 21 700 000 24 232 012 8 500 000 8 000 000 13 500 000 13 000 000 700 000 700 000 
Sum salgsinntekter 
 

22 700 000
 

21 700 000
 

24 232 012
 

8 500 000
 

8 000 000
 

13 500 000
 

13 000 000
 

700 000
 

700 000 
 

Varekostnader 
 

19 625 000
 

18 800 000
 

21 073 222
 

7 100 000
 

6 800 000
 

12 000 000
 

11 500 000
 

525 000
 

500 000 
 

Bruttofortjeneste 3 075 000 2 900 000 3 158 790 1 400 000 1 200 000 1 500 000 1 500 000 175 000 200 000 
Bruttofortjeneste i prosent 
 

13,55 13,36 13,04 16,47 15,00 11,11 11,54 25,00 28,57 

Lønnskostnader 
 

950 000
 

960 000
 

951 845
 

      

Annen kostnad  
Fraktkostnader 875 000 600 000 823 504   
Husleiekostnader 260 000 255 000 259 383       
Leie og leasing 45 000 45 000 46 626

 
      

Inventar/kontormaskiner 15 000 10 000
Revisjon 48 000 45 000 46 710       
Andre konsulenttjenester 30 000 10 000 57 350     
Kontorrekvisita, trykksaker 50 000 50 000 62 189       
Telefon og porto 20 000 75 000 19 548       
Reise- og oppholdsutgifter 125 000 175 000 61 317       
Markedsføring 175 000 220 000 143 190       
Forsikringer 35 000

 
35 000

 
37 725

 
      

Andre kostnader
Sum annen kostnad 
 

1 678 000
 

1 520 000
 

1 557 542
 

      

Driftsresultat 447 000 420 000 649 403       



Note 2 - Norsk Skyttertidende    
    

 Forslag 2008 Budsj 2007 Regnsk 2006 
Driftsinntekter  
Annonseinntekter 560 000 550 000 558 738 
Abonnementsinntekter 1 700 000 1 800 000 1 709 279 
Driftstilskudd 500 000 548 000 548 000 
Andre inntekter   165 248 
Sum driftsinntekter 2 760 000 2 898 000 2 981 265 
    
Produksjon-/distribusjonskostnader    
Trykningsutgifter 800 000 810 000 878 875 
Porto- og distribusjon 390 000 390 000 384 001 
Sum produksjons-/distribusjonskost 1 190 000 1 200 000 1 262 876 
    
Lønnskostnader 750 000 736 000 702 782 
    
Annen kostnad    
Husleiekostnader 90 000 90 000 89 969 
Kjøp inventar og utstyr 10 000 10 000 16 574 
Revisjonshonorar 12 000 11 000 12 975 
Andre honorarer 15 000 20 000 8 400 
Kontorrekvisita 20 000 20 000 9 831 
Telefon og porto 75 000 70 000 66 382 
Reise- og oppholdsutgifter 320 000 290 000 311 583 
Markedsføring 25 000 20 000 25 244 
Forsikring 5 000 5 000 3 537 
Sum annen kostnad 572 000 536 000 544 495 
    
Driftsresultat 248 000 426 000 471 112 
 
Note 3 - Administrasjonsprogram lag og samlag   
    

 Forslag 2008 Budsj 2007 Regnsk 2006 
Driftsinntekter  
Salgsinntekter 490 000 400 000 366 224 
Sum driftsinntekter 490 000 400 000 366 224 
    
Kostnader lisenser for videresalg 160 000 110 000 148 162 
    
Lønnskostnader 80 000 60 000 60 648 
    
Annen kostnad    
Inventar og utstyr 25 000 25 000 15 990 
Konsulenthonorarer EDB 160 000 120 000 108 542 
Kontorrekvisita 15 000 20 000 14 384 
Telefon og porto 15 000 20 000 12 698 
Reise- og oppholdsutgifter 30 000 30 000  
Markedsføring 5 000 15 000 140 
Sum annen kostnad 250 000 230 000 151 754 
    
Driftsresultat 0 0 5 660 



Note 4 - Landslotteriet 2008    
    

 Budsj 2008 Budsj 2006 Regnsk 2006 
Driftsinntekter  
Brutto salgsinntekter 5 875 000 4 900 000 6 051 150 
Til skytterlagene 2 700 000 2 400 000 2 884 710 
Netto salgsinntekter 3 175 000 2 500 000 3 166 440 
    
Lønnskostnader 200 000 192 000 196 461 
    
Annen kostnad    
Skrapelodd 150 000 200 000 136 250 
Lotterigevinster 1 200 000 850 000 1 154 308 
Fremmede tjenester 35 000  31 500 
Kontorrekvisita 50 000 30 000 67 932 
Telefon og porto 130 000 100 000 120 871 
Reise- og oppholdsutgifter 30 000 20 000 24 115 
Salgsfremmende tiltak 250 000 160 000 245 040 
Sum annen kostnad 1 845 000 1 360 000 1 780 016 
    
Driftsresultat 1 130 000 948 000 1 189 963 
    
Beregnet antall solgte lodd 235 000 245 000 242 046 
 
 
Note 5 - Øvrig virksomhet    
    

 Forslag 2008 Budsj 2007 Regnsk 2006 
    
Lønns- og personalkostnader 50 000 240 000 39 410 
    
Annen kostnad    
Inventar og utstyr 30 000 40 000 36 624 
Andre utgifter   10 000 
Reise- og oppholdsutg 100 000 40 000 111 771 
Representasjon 90 000 150 000 83 519 
Kontingenter og gaver 50 000 75 000 43 009 
Forsikring 20 000 10 000 5 885 
Arenaproduksjon LS   68 075 
Leie av storskjerm til LS 320 000   
Nytt økonomisys, webportal, webshop   499 262 
Sum annen kostnad 610 000 315 000 858 145 
    
Sum kostnader øvrig virksomhet 660 000 555 000 897 555 
 
 
 
 
 
 
 
 



Note 6 - Organisasjonsutgifter    
 Forslag 2008 Budsj 2007 Regnsk 2006 
Bruk av øremerkede midler    
Rekrutteringsaktiviteter 200 000 200 000 200 000 
Utdanning   200 000 
Informasjonsstrategien  400 000 12 108 
Til formålet, lotteriet 2006   585 557 
Til formålet, lotteriet 2008 600 000   
    
Sum bruk av øremerkede midler 800 000 600 000 997 665 
    
Bruk av annen egenkapital    
Landsskytterstevnet 240 000 240 000 226 200 
Nordisk Mesterskap   12 263 
E-post til alle skytterlag 200 000   
Til andre formål, budsjettreserve 200 000   
    
Sum bruk av annen egenkapital 640 000 240 000 238 463 
    
Sum organisasjonsutgifter 1 440 000 840 000 1 236 128 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2007 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Sak 33/2007: Saksliste Skyttertinget 2007 
På bakgrunn av innkomne forslag, og saker tatt opp i Norges Skytterstyre, vedtas følgende 
saksliste og rekkefølge for gjennomføring på Skyttertinget 2007: 
 

1. Skyttertingets konstituering 
2. Norges Skytterstyres årsmelding 2006 
3. Årsregnskap for 2006 med årsberetning 
4. Søknad om tildeling av LS 2011 
5. Forslag om endring av Skifeltutvalgets sammensetning 
6. Sammensetningen av Skyttertinget 
7. Forslag om endring av reglene for innkalling til ekstraordinært årsmøte i skytterlag 
8. Regulering av aldersgrense i klasse rekrutt 
9. Forslag om endring i sammensetningen av samlagslag i lagskytinger for R/ER/J og 

Veteraner i DFS 
10. Endring av instruks for DFSU 
11. Forslag om endring av tidspunkt for Skytingens Dag 
12. Forslag om at Norges Skytterstyre gis fullmakt til å bestemme datoer for 

samlagsstevner og landsdelskretsstevner 
13. Budsjettsøknad for offentlige midler 2009 
14. Budsjett for private midler 2008 
15. Valg 

 
GIHV, Bernt I. F. Brovold, vil i tillegg orientere om status i arbeidet med ny avtale om 
Forsvarets støtte til Landsskytterstevnet. Nåværende avtale har varighet frem til og med 2010. 
 
Sak 34/2007: Hedersbevisninger 
Hedersbevisninger ble besluttet tildelt. Ført i B-protokoll. 



 
Sak 35/2007: Valg av møteledere til Skyttertinget 2007 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Inge Hoff og Svein O. Furuseth anmodes om å være møteledere på Skyttertinget 2007. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Sak 36/2007: Landslotteriet 2008 – Formål 
I samsvar med tidligere vedtak i Norges Skytterstyre (om landslotteri hvert annet år), gjøres 
det klart for et nytt landslotteri i 2008. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar at Landslotteriet 2008 skal ha følgende formål: 
Styrke ungdomsarbeidet i DFS gjennom økt bruk av internett som informasjonskanal. Videre 
styrke opplæringstilbudet i skytterlagene ved bruk av webbaserte opplegg.  
 
Sak 37/2007: Endre vedtak om ny skytetid på mesterskapsomgang for veteraner 
15 veteraner fra Sørlandskretsen, ønsker å endre vedtaket om 2 minutter skytetid på 
mesterskapsomgangen tilbake til 3 minutter. Begrunnelsen er at synet og reaksjonsevnen 
svekkes med årene, og at mange risikerer ikke å bli ferdige med serien i tide. 
 
Drøfting:  
Denne saken ble nøye diskutert i administrasjonen da sak 65/2006 ble behandlet. Det var 
riktignok noe uenighet, men hensynet til lik skytetid på alle serier for alle klasser på 100 
meter var avgjørende for at det ble anbefalt å endre skytetidene. Målet var å gjøre 
baneprogrammet i DFS så enkelt og enhetlig som mulig. En viktig tilleggseffekt er at dette 
trolig vil skille mer på resultatene enn tidligere, noe som betyr færre omskytinger. 
 
Det bør være kortere skytetid på omgangen i forhold til 10-skudden for å øke 
vanskelighetsgraden utover i programmet. Dersom omgangstiden skal endres tilbake til 3 
minutter, vil det også være naturlig å endre skytetiden på 10-skudden til 4 minutter. 
 
Administrasjonen var i kontakt med flere veteranskyttere da dette ble behandlet i 2006. Ingen 
av disse hadde negative innvendinger på forslaget. 
 
Det er på det rene at enkelte veteraner kan få problemer med skytetiden når det skal skytes 10 
skudd på 2 minutter. Men omfanget av dette vet man ikke før det er utprøvd. Forhåpentligvis 
er ikke problemet stort. Svaret på det vil vi trolig ikke få før en evt. evaluering etter endt 
banesesong. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Skytetiden på mesterskapsomgangen for veteraner holdes uendret på 2 minutter. Saken tas 
opp til ny behandling etter endt banesesong. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas.  
 
 
 
 



Sak 38/2007 Tingsak: Regulering av aldersgrense i klasse Rekrutt  
Bakgrunn for saken er vedtak i Norges Skytterstyre sak 72/2006: 
”Det startes en prosess hvor det vurderes om de skyttere som fyller 11 år i kalenderåret skal 
kunne tillates å skyte i klasse Rekrutt.” 
 
Drøftinger i DFSU: 
DFSU har tidligere vedtatt endringer i klassesystemet med hensyn til opplæring og 
progresjon. Grunntanken som DFSU alltid jobber etter, er hvordan vi kan legge forholdene til 
rette slik at flest mulig skyttere kommer til organisasjonen, og forblir aktive over tid. DFSU 
ønsker også å legge forholdene til rette slik at reglementet i størst mulig grad blir overholdt, 
og at den enkelte skytter blir ivaretatt. I vår voksenverden fylt av ambisjoner og krav, skal vi 
ikke glemme at vi har med barn å gjøre. Vi skal ikke glemme leken og de sosiale behovene til 
den enkelte unge deltaker. DFSU vil fastslå at en endring av aldergrensen ikke er et signal om 
at tidligere er bedre, og at ambisjonsnivået fremdeles må reguleres i forhold til alder. Det er 
fremdeles mulig å delta i klasse Aspirant fra du er 10 til og med 15 år. Endringen vil gi en 
større valgfrihet til for den enkelte skytter, når det gjelder klasse og nivå. 
 
Senkes alderskravet i klasse Rekrutt med ett år, er ikke dette i strid med signalene fra NIFs 
barneidrettsbestemmelser, eller andre organisasjoner som i dag vurderer sine aldersgrenser. 
Disse vurderes i større grad ut fra fysiske krav til unge deltakere, ambisjonsnivå og 
sosialiseringsprosessen.   
 
DFSU anbefaler overfor Norges Skytterstyre at skyttere som fyller 11 år i kalenderåret skal 
kunne skyte i klasse Rekrutt. 
 
Administrasjonens kommentar: 
Administrasjonen støtter DFSU sin vurdering og forslag til vedtak. Det bemerkes i tillegg at 
et godt arbeid i klasse aspirant har ført til et mer markert ønske om å starte 
konkurranseaktivitet i yngre alder enn før, og at dette er en naturlig utvikling. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak 
for Skyttertinget 2007: 
 
Skyttere kan delta i klasse Rekrutt fra det år de fyller 11 år. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2007 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Sak 39/2007: Justerte regler for skiskyttervåpen 
Etter vedtak i Norges Skytterstyre sak 11/2007 ble DFSU gitt i oppdrag å vurdere om det skal 
tillates å benytte skiskyttergevær i klasse Aspirant med 0,5 kg avtrekk, eventuelt om klassen som 
helhet skal gis dispensasjon til å benytte gevær med 0,5 kg avtrekk som nedre avtrekksgrense. 
 
Drøftinger i DFSU: 
Forslaget fra Norges Skytterstyre har sin bakgrunn fra tidligere saker som har 
fremkommet i kjølvannet av samarbeidet med Norges Skiskytterforbund. DFSU har hele tiden 
vært klar på at organisasjonene skal holde rene linjer når det gjelder regelverk og tilrettelegging 
for aktivitet. Samarbeidsavtalen sier heller ikke noe om en tilrettelegging for egne klasser, eller 
tilrettelegging slik at noen av organisasjonene må endre sitt regelverk. Det er her snakk om en 
aktivitetsutveksling, en presentasjon av organisasjonene, felles ressursbruk og mulig rekruttering 
for begge parter.  



 
I tråd med vedtaket gjort i skifelt og skogsløp, der det legges til rette for aktivitet ved å godkjenne 
NSSF skiskyttergevær med 0,5 kg avtrekk på finfelt, bør også denne muligheten vurderes i klasse 
Aspirant. At klassen som helhet skal gis dispensasjon til å benytte gevær med 0,5 kg avtrekk er 
ikke nødvendig da det er aktivitet for skiskyttere det her legges til rette for. Da aspirantklassen har 
100 % premiering, er det ikke noe som tilsier at dette er nødvendig av sportlige hensyn. 
 
Administrasjonens kommentar: 
Administrasjonen støtter DFSU sin vurdering i saken. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Teksten i Skytterbokas pkt 7.221 Klasse Aspirant og pkt 6.340 Våpen i kaliber .22 i 
rekrutteringsklassene endres til følgende: 
 
7.220 Rekrutteringsklassene 
7.221 Klasse Aspirant 
 
Våpen og ammunisjon: 
Aspirantklassen kan kun skyte med DFS’ godkjente våpen i kal. .22, avtrekksvekt skal 
minimum være 1,5 kg, samt NSSF’s (Norges Skiskytterforbunds ) godkjente skiskyttergevær, 
avtrekksvekt skal minimum være 0,5 kg. Ved skyting på 15m kan klasse Aspirant benytte alle 
DFS-godkjente luftvåpen. Henviser til pkt 6.340, underpunkt 1 og 7. 
 
6.340 Våpen i kaliber .22 i rekrutteringsklassene 
 

1. Våpenet kan maksimalt veie 6,5 kg, uten rem. Det er tillatt å justere våpenets vekt 
oppover mot denne grensen med innlegg av vekt(er) i skjeftet, men kun det. Vektene 
kan ikke endre våpenets ytre linje. Våpenet skal ha avtrekksvekt på minimum 1,5 kg. 
Klasse Aspirant kan benytte NSSF’s (Norges Skiskytterforbunds) godkjente 
skiskyttergevær, avtrekksvekt skal minimum være 0,5 kg. 

 
7. Det skal benyttes DFS-reglementert rem, som er festet foran og bak. Klasse Aspirant 

kan benytte NSSF’s (Norges Skiskytterforbunds) godkjente skiskyttergevær med 
originalt remfeste. 

 
Regelendringen gjøres fra dags dato. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Sak 40/2007 Tingsak: Endring av instruks for DFSU 
Skytterbokas pkt.17 ble vedtatt av Skyttertinget 1973, revidert i 1978 og av Norges 
Skytterstyre i 2003. 
 
Forslaget er fremmet av leder i DFSU, Olav Aasen, der han setter spørsmålstegn med hvem 
som har ansvaret for det praktiske arbeidet med aldersgruppen over 18 år.  
 
Drøftinger i DFSU: 
I dagens instruks for ungdomsutvalgene på alle nivå, skal disse tilrettelegge for rekruttering 
fra 10 til 18 år. DFSU har drøftet hvordan DFS tilrettelegger og følger opp skyttere i 
aldersgruppen over 18 år. DFSU konkluderer med at organisasjonen her har en utfordring, da 



det ikke er klart definert hvem som har ansvaret for det praktiske arbeidet med denne 
aldersgruppen. Legger vi opp til et uklart ansvarsforhold i den mest kritiske aldergruppen vi 
har når det gjelder frafall? 
 
Dette er skyttere vi absolutt burde vie mer oppmerksomhet. De er aktive i organisasjonen, de 
har blitt fulgt opp gjennom mange år, og de har et apparat rundt seg. Tilbudet de får på sitt 
studiested, eller tilsvarende apparat som følger opp finner vi sjeldent på seniorsiden. Vi setter 
også en unaturlig grense for rekruttering ved å sette 18 år. DFSU ønsker at denne diskusjonen 
og forslag til vedtak vil sette i gang en prosess der organisasjonen tenker mer helhetlig på 
rekrutteringsarbeidet. Videre at vi følger opp våre førsteårsseniorer i større grad. 
 
DFSU vil ta initiativ overfor Norges Skytterstyre, hvor spørsmålet om hvordan 
organisasjonen rekrutterer og følger opp skyttere over 18 år, settes på dagsorden. 
 
Administrasjonens kommentar: 
Administrasjonen støtter DFSU sin vurdering i denne saken, men vil tillegge at det ansvar 
man her påpeker i utgangspunktet er et ansvar for lagsstyret i skytterlaget. Med DFSU sin 
drøfting og konklusjon vil imidlertid ansvaret legges til den delen av laget som har best 
erfaring med og kanskje også best kapasitet til å arbeide kontinuerlig med rekruttering 
generelt. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak 
for Skyttertinget 2007: 
Skytterbokas kap.17. Ungdomsarbeidet, endres på alle nivå slik at rekrutteringsarbeidet også 
omfatter skyttere over 18 år.  
 
17.100 Instrukser 
17.110 Den sentrale ledelse 

5. Ungdomsutvalget leder ungdoms- og rekrutteringsvirksomheten innen DFS etter 
de retningslinjene og planer som er godkjent av Skytterstyret. Utvalget skal 
planlegge arbeidet som omfatter: 

a) Ungdoms- og rekrutteringsaktiviteter. 
b) Andre tiltak til fremme for skyttersaken. 

 
Dette prinsippet blir også gjeldende for pkt: 
  
17.120 Landsdelskretsens ungdomsutvalg 
17.130 Skyttersamlagenes ungdomsutvalg 
17.140 Skytterlagenes ungdomsutvalg 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2007 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 41/2007: Skyttertitler ved Landsskytterstevnet  
Sindre Undseth tok opp saken i marsmøtet, hvor han ønsket en gjennomgang om valg av 
skyttertitler ved LS. Saken ble aktualisert av at vi for første gang fikk en kvinnelig vinner av 
LS i 2006. 
 
Administrasjonen la frem en skisse til hvordan dette kan endres for fremtiden. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre drøftet og ga føringer til administrasjonen for en løsning på bruk av titler 
under Landsskytterstevnet. Administrasjonen legger frem endelig forslag til neste styremøte.  
 
Sak 42/2007: Innføring av Nationens Landsskyting fra 2008 
Avisa Nationen ønsker i brev til Norges Skytterstyre å starte opp igjen med Nationens 
Landsskyting fra 2008. Skytingen ble sist gang gjennomført i år 2000. Nå vil Nationen inngå 
et samarbeid med Norma A/S. Som tidligere er skytingen tenkt gjennomført på programmet 
for Den Norske Skyttermedalje. For at dette skal kunne gjøres sportslig rettferdig, vil dette 
medføre at hjemmebaneskytingen igjen må gjennomføres på baner med ca. samme lengde. 
Banelengden foreslås å kunne variere med + - 2 %.    
 
Det legges vekt på at skytingen fortsatt skal være et breddetiltak i DFS, med god premiering i 
alle klasser. Finaleprogrammet er foreløpig tenkt å være det samme som tidligere.  
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre er positiv til at Nationens landsskyting gjeninnføres fra og med 2008. 
Administrasjonen får fullmakt til å ivareta DFS sine interesser i forbindelse med at Nationen 
utarbeider de endelige retningslinjer for avviklingen.  
 
Meldingssaker: 

1. Samarbeidsavtalen med Forsvaret vedrørende støtte til LS 
2. Søknad om dispensasjon fra regelverket – prinsippspørsmål 
3. Anmodning om støtte til søknad om landsdekkende tilbud i rifleskyting ved Meråker 

videregående skole 
4. Informasjon vedrørende Saltdal skytterlag 
5. Rapport for Landslotteriet 2006 

 



År 2007 i perioden med Landsskyttersatevne fra 25. juli til 4. august hadde Norges 
Skytterstyre møter i Steinkjer på Quality Grand hotell og på LS-arenaen  
 
Til stede: Hans O. Kveli, Sindre Undseth, Jarle Tvinnereim, Janne Kornbrekke, Jon G. 
Hofstad, Henning Ivarrud, Olav Aasen og Ferdinand Brovold 
 
Fra administrasjonen: Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik.  
 
Sak 43/2007: Møte med dirigentene på Skyttertinget 2007 
Skyttertingets dirigenter Inge Hoff og Svein Furuseth deltok i møte. Kjøreplan for 
Skyttertinget ble lagt fram og gjennomføringen av Skyttertinget ble drøftet. 
 
Sak 44/2007: Tjenesteliste for Norges Skytterstyre under LS 
Det ble foretatt arbeidsfordeling for Skytterstyrets oppgaver under Landsskytterstevnet.  
 
Sak 45/2007: Skyttertitler ved Landsskytterstevnet og Landsdelskretsstevne 
Administrasjonen la fram et notat angående mulige løsninger for bruk av skyttertitler under 
LS i fremtiden. 
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Administrasjonen pålegges å utrede saken videre, og eventuelle forslag til endringer fremmes 
for Skyttertinget 2008.  
 
Sak 46/2007: Hovedbegivenheter 2008 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
 
Ubestemt    NM i skifeltskyting, arrangør ubestemt 
 
18. mai    Skytingens Dag 
 
23. mai – 25. mai   Norgescupstart i baneskyting, Østlandet 
 
7. og 8. juni    Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 
 
14. og 15. juni    Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 
 
24. juli - 26. juli   Norgescup i baneskyting, Vestlandet  
 
26. juli – 2. august   Landsskytterstevnet, Førde 
 
9. og 10. august   Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 
 
16. og 17. august   Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 
 
22. august – 24. august  Norgescup, Nord-Norge 
 
30. august  Nationensfinale, arrangør ubestemt 
 
 



 
 
5. og 6. september Nordisk mesterskap og Nordisk ungdomsmesterskap, 

Danmark 
 
20. og 21. september   NM i skogsløp med skyting, arrangør ubestemt 
 
 
Henning Ivarrud foreslo å endre dato for Skytingens Dag til 1. juni.   
 
Norges Skytterstyres vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtatt med 7 mot 1 stemme. 
 
Sak 47/2007: Lønnsoppgjøret 2007 med lokale forhandlinger og justering av 
Skytterkontorets ledelse 
Resultatet av lønnsoppgjøret 2007 ble lagt fram av administrasjonen. Det ble vedtatt 
lønnsjustering for Skytterkontorets ledelse. Vedtaket ført i B-protokoll. 
 
Sak 48/2007: Forslag om endring i Skytterbokas punkt 7.221 om startkontingent for 
klasse Aspirant 
Forslag til endring i Skytterbokas pkt. 7.221 om startkontingent for klasse Aspirant, gjennom 
Opland skyttersamlag. 
  
For å styrke rekrutteringen har det vært ønske fra flere lag i samlaget at aspiranter skal kunne 
betale et lavere innskudd på stevner enn det andre rekrutteringsskyttere gjør. 
  
Dette resulterte i enstemmig vedtak på ombudsmøtet i Opland skyttersamlag i 2006 at 
aspiranter bare betaler premieinnskudd på stevner i samlaget i 2007. 
  
I ettertid er det blitt påpekt at dette strider med skytterbokas kap. 7.221 om startkontingent. 
  
Drøftinger i DFSU: 
DFSU støtter forslaget til Opland skyttersamlag om en endring i Skytterbokas pkt 7.221, når 
det gjelder startkontingent for klasse Aspirant. Teksten virker overflødig og bindende i 
forhold til å justere arrangementsbidraget for klassen. Grunntanken for klasse Aspirant er at 
dette skal være en billig og enkel introduksjon til skyttersporten, og forslaget til Opland 
skyttersamlag er helt i tråd med dette prinsippet. Gjennom teksten i pkt. 10.116 blir det opp til 
samlagene å justere premieinnskudd og arrangementsavgift, uten noen videre føringer.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Skytterbokas pkt 7.221 endres ved at følgende tekst strykes: 
Startkontingent 
Klasse Aspirant betaler på lik linje med de andre rekrutteringsklassene arrangements- og 
premieinnskudd. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 



 
Sak 49/2007: Avtaleendring med NRK 
Administrasjonen anbefaler at Norges Skytterstyre gjør følgende vedtak: 
Administrasjonen gis fullmakt til å omskrive den foreliggende avtalen med NRK for perioden 
2007 – 2009. Dette slik at DFS avstår fra 75 000 kroner i årlige rettighetsinntekter fra NRK, 
mot at NRK tar kostnadene for et nytt grafikksystem som gir bedre publikumsvisning under 
Landsskytterstevnet. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas.  
 
Sak 50/2007: Regelverk for superfinale NM felt 
Administrasjonen anbefaler at Norges Skytterstyre gjør følgende vedtak: 
Vinner av NM felt er den som har flest treff på 42-skudd (maksimalt 42 treff) og i 
superfinalen (maksimalt 12 treff og 12 innertreff) sammenlagt. Maksimalt antall treff blir 
således 54 treff og 12 innertreff. 
 
Ved likt antall treff og innertreff (maksimalt 54/12) etter superfinalen skal det foretas 
omskyting med 12 skudd om 1. plassen. Rekkefølgen avgjøres da av antall treff/innertreff i 
omskytingen. 
 
Skyttere som etter superfinalen ikke deltar i eventuell omskyting om 1. plassen rangeres 
innbyrdes etter resultat på 54 skudd. Ved likt antall treff benyttes antall innertreff i 
superfinalen for å rangere skytterne. Ved fortsatt likhet gis disse lik plass, og 
mesterskapsbegrene graveres i henhold til dette. (Eksempel: Norgesmester får 51/8. Alle de 
andre etter superfinalen får 51/7, og det blir således delt andreplass på 6 skyttere.)  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Sak 51/2007: Hedersbevisninger 
Hedersbevisninger ble vedtatt tildelt. Ført i B-protokoll. 
 
Sak 52/2007: Skytetid for V73 på mesterskapsomgangen i baneskyting  
Norges Skytterstyre har mottatt mange negative reaksjoner på at skytetiden på 
mesterskapsomgangen for klasse V73 ble satt ned fra 3 til 2 minutter før sesongen 2007 (Eks. 
vedlagt brev fra Einar Mathisen). Norges Skytterstyre sier seg enig i den kritikken som er 
framkommet, og ønsker å gå tilbake til 3 minutters skytetid fra 2008. Dette på grunn av at det 
er veteraner i eldste klasse som ikke er i fysisk er i stand til å rekke å skyte 
mesterskapsomgangen på 2 minutter.  
 
Vedtak: 
Fra og med sesongen 2008 endres skytetiden for klasse V73 for 10-skudden på 
mesterskapsomgangen i baneskyting fra 2 til 3 minutter.  
 
Sak 53/2007: Anke på resultat under Landsskytterstevnet fra Kåre M. Brøndbo 
Skytternummer 6547 Kåre M. Brøndbo anket avgjørelse angående at han ble gitt 5/4 på hold 
2 i feltskytingen. 
 
Vedtak: 



Anken avvises. 
 
Sak 54/2007: Brev fra Brekke 
Optiker Jan Erik Brekke har skrevet brev til Norges Skytterstyre hvor han ønsker en ny 
vurdering av godkjenningen av monoframe-glass som kan festes til diopteret. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre opprettholder sitt vedtak i sak 48/2005 som godkjente linsemontasje med 
monoframe-glass for feste på diopter. Administrasjonen tilskriver Jan Erik Brekke om 
vedtaket. 
 
Sak 55/2007. Anke på resultat under Landsskytterstevnet fra Ivar Ligård 
Skytter nummer 0701, Ivar Ligård, anket avgjørelse på at han fikk registrert kun 9 skudd på 
10-skudden. 
 
Vedtak: 
Anken avvises.  
 
Sak 56/2007: Gauldal skyttersamlag for sen med påmelding samlagsskyting 
Gauldal skyttersamlags lag for rekrutt/junior ble påmeldt for sent i forhold til fristen. 
Samlaget ble avvist av arrangør, men anket beslutning til Skytterstyret. 
 
Vedtak: 
Anken tas til følge. 
 
Sak 57/2007: Fastsetting av grense for Kongelaget 2007 
Styret gjorde vedtak om at 18 skyttere skulle få delta i Kongelaget, slik at alle på 245 poeng 
eller mer fikk delta.  
 
Sak 58/2007: Fastsetting av grense for Stangfinalen 
Styret gjorde vedtak om at det skulle være 15 skyttere i Stangfinalen, slik at alle med 24 treff 
eller mer fikk delta. 
 
Meldingssaker: 
 

1. Status i forhandlingene mellom DFS og Forsvaret vedrørende avtale om støtte til LS 
for perioden 2011 – 2020 

2. Rapport fra LS 2006 
3. Brev fra Einar Mathisen 
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Henning Ivarrud, Harald Kommedal, Olav Aasen og Ferdinand 
Brovold  

 
 

Sak 59/2007  Møte med arrangør av Landsskytterstevnet 2008 
 
Norges Skytterstyre holdt møte med arrangørene av Landsskytterstevnet 2008. 
Arrangørene i Førde orienterte om status så langt, og Skytterstyret ga føringer til 
arrangøren om forventninger foran stevnet. 

 
 
 

Sak 60/2007  Klassesetting for 2008 
 
Administrasjonen har sett på deltakerstatistikk fra LS, landsdelskretsstevner og 
samlagsstevner. Den viser i stor grad at fjorårets poengsummer ”traff” godt når det 
gjelder jevnt deltakerantall i klasse 3, 4 og 5.  
 
Administrasjonen vil imidlertid hevde at nivåforskjellen i klasse 3 er for stor på stevnene. 
Det vil etter vårt syn være fornuftig å senke kravet for å gå til klasse 4. Administrasjonen 
forslår at kravet til klasse 4 senkes fra nåværende 232 til 230 poeng. Nivåforskjellen i 
klasse 4 vil bli utvidet noe, men dette er nødvendig hvis vi skal oppnå en noe lavere 
nivåforskjell i klasse 3.  
 
Dette er også signaler administrasjonen har mottatt fra andre som mener premienivået på 
den svakeste ståendeklassen (klasse 3) ble for høyt. Dette er en naturlig reaksjon da vi i 
fjor slo sammen de to svakeste klassene med ståendeskyting til en klasse (Tidligere hadde 
også klasse 2 ståendeskyting på programmet). 
 
Når det gjelder de øvrige klasser vil ikke administrasjonen foreslå endringer, da vi mener det 
er for tidlig å konkludere med eventuelt nye endringer før klassestrukturen har vært utprøvd 
flere sesonger. Endringen som vi foreslår til klasse 4 er også forsvarlig uten at man endrer 
opprykksreglene fra klasse junior til klasse 1 – 4. 



 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
Klassesettingspoengsummene fra 2007 beholdes uendret for sesongen 2008, unntatt 
kravet til opprykk i klasse 4 som senkes fra 232 til 230 poeng 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 

Sak 61/2007  Rangering av like resultater ‐ Rasjonalisering/standardisering av reglene 
 
Vi har nå gjennomgått ett år med de nye rangeringsreglene som ble vedtatt på 
Skyttertinget under sak 10 i 2006. Endringene var betydelige, og på noen stevner har det 
vært litt trøbbel med å forstå de nye rangeringsreglene. Protokolleringen fra Skyttertinget 
var også uklar og mangelfull, som i sin tur har medført noen misforståelser.  
 
I den sammenheng tar administrasjonen selvkritikk på at Skytterboka 2007/2008 ikke ble 
utfyllende nok ved praktisering av det nye regelverket. Behovet for en oppgradering av 
dette regelverket er så stort at administrasjonen også vil foreslå at det utarbeides en ny 
Skytterbok som blir gjeldende for årene 2008/2009.   
 
Før eventuelt ny Skytterbok utarbeides, synes det imidlertid påkrevd med en forenkling og 
standardisering av regelverket. Spesielt gjelder det å gjøre reglene like på 100 meter og 
200/300 meter, samt å gjøre LS‐reglementet mest mulig likt de øvrige stevner. Dette 
gjelder både i bane og feltskyting. 
 
Administrasjonens vurdering: 

1. Den nye innertierregelen må sies å være en suksess når det gjelder praktiseringen 
på 100 meter. Omskytingstilfellene har blitt drastisk redusert. På 200/300 meter 
har reaksjonene vært mer blandede, og noen savner nok omskytingene fordi de var 
en del av en spennende avslutning på mange mesterskapsstevner. Når det gjelder 
unntaket som ble gjort på 200/300 meter for Landsskytterstevnet, ønsker 
administrasjonen likevel å endre dette slik at det blir likt de andre 
mesterskapsstevnene. En slik endring vil gjøre at regelverket blir likt for 100 og 
200/300 meter for alle stevner. For ytterligere å forenkle regelverket vil 
administrasjonen foreslå å fjerne skillet for hvordan mesterskapene avgjøres om 
det blir skutt 35 skudd fortløpende, eller med 10‐skudd mesterskapsomgang til 
slutt. Fra og med 2008 foreslås det at innertierregelen på 10‐skudds 
mesterskapsomgang blir rangeringskriteriet for å skille mesterskapsrekkefølgen ved 
likhet etter 35‐skudd på alle stevner. Nåværende rangeringsregel som praktiseres 
med 10‐skudds mesterskapsomgang til slutt, vil således også gjelde på alle stevner 
hvor 35‐skudd skytes med fortløpende mesterskapsomgang. 

 
2. Når det gjelder rangering på samlagsskyting ved lik poengsum på laget samlet, så 

vil administrasjonen foreslå at samtlige 4 skyttere rangeres i forhold til 
innertierregelen. Dette er i samsvar med Skytterboka pkt. 10.410, men siden 
Skyttertingsprotokollen sa at det på 100 meter skulle være rangering med 
innertierregelen på ankermann ved lik poengsum på laget samlet, ble dette 



praktisert ulikt på 100 meter og 200 meter i år. Administrasjonen mener det vil bli 
sportslig riktigere å forholde seg til at alle 4 sine innertiere teller ved lik poengsum 
på laget både på 100 og 200/300 meter. 

 
3. Gjennom Skyttertingsvedtaket fra 2006 ble det en endring slik at finalerangeringen 

ble med treff/innertreff for både finfelt og grovfelt på 42‐skudd. Unntaket som ble 
gjort var Landsskytterstevnet hvor det bare gjaldt treff i finalen. Bakgrunnen for 
dette skillet var at en anvisning av både treff/innertreff ble for langsom med et 
stramt tidsskjema under LS. Administrasjonen vil likevel foreslå at regelverket blir 
endret også på LS, slik at det blir likt de andre stevnene med treff/innertreff i 12‐
skuddsfinalen på 42‐skudden. I tilfelle innføring av elektronikk vil dette være 
uproblematisk, mens en bør søke gode praktiske gjennomføringsløsninger for 
anvisning ved fortsatt finale på pappskiver. En konsekvens av en slik endring blir at 
vi også på LS vil dele ut medaljer hvor vi skiller på treff/innertreff.  

 
Administrasjonens forslag til endringer vil være avvikende fra Skyttertingsprotokollen i 
2006. Administrasjonen vil allikevel foreslå at Skytterstyret gjør disse endringene nå for at 
vi skal få et forenklet og klarere regelverk. Å vente til en eventuell Skyttertingsbehandling i 
2008 vil forsinke en høyst påkrevde endringer som administrasjonen tror Skyttertinget vil 
ha stor aksept for at Skytterstyret gjør allerede nå.  

 
Administrasjonen vil anbefale Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
 

1. Fra og med baneskytingssesongen 2008 skal rekkefølgen på alle mesterskap (også 
Landsskytterstevnet), og alle andre åpne stevner, avgjøres ved bruk av 
innertierregel på 10‐skudd finaleomgang ved lik poengsum etter 35‐skudd. Ved 
fortsatt likhet blir det omskyting der det er nødvendig for å skille 
medaljeplasseringer og for å avgjøre tildelinger av trofeer/vandrepremier. Dette 
skal gjelde både på 100 og 200/300 meter, og uansett om det skytes 35 skudd 
fortløpende eller om 10 skudds finaleomgang arrangeres til slutt. 

2. I lagskytinger og samlagsskytinger skal det benyttes innertierregel på alle skyttere 
sammenlagt for å avgjøre rekkefølgen ved lik poengsum sammenlagt. Dette skal 
gjelde både på 100 meter og 200/300 meter.  

3. På alle mesterskapsstevner i feltskyting både i grovfelt og finfelt skal maksimalt 
oppnådde poengsum etter 42‐skudd bli 42/12, hvor finaleskytingen gir maksimalt 
12/12. Dette vil også gjelde på Landsskytterstevnet som kvalifisering til 
Superfinalen.  
   

Administrasjonen innarbeider nytt regelverk med presiseringer i ny Skytterbok som utgis for 
perioden 2008/2009. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 



Sak 62/2007  Tildeling av Nordisk mesterskap 2009 
 
Norge står som arrangør av Nordisk Mesterskap i bane‐, felt‐ og felthurtigskyting 2009. I 
samsvar med turnusordningen er det nå Østlandet landsdel som står for tur.  
 
Skytterkontoret sendte 22.januar 2007 brev til samtlige samlag i Østlandet landsdel, med 
invitasjon til å søke om å være teknisk arrangør. Det ble sendt kopi til Landsdelskretsene.  
 
Søknadsfrist var satt til 1.juli 2007. 
 
Etter at søknadsfristen var utløpt forelå det søknad fra Rælingen skytterlag. 
 
Rælingen skytterlag har levert en komplett søknad hvor det synes som om alle planer er 
klare for et Nordisk mesterskap. Laget har dokumentert Rælingen kommune og Akershus 
skyttersamlags støtte til søknaden. Representanter fra skytterlaget og samlaget var til 
stede som observatører ved årets nordiske mesterskap i Arvika. 
 
Feltskytingen er planlagt gjennomført i et nytt terreng som gir alle variasjonsmuligheter. 
Merknad: Til nå har arrangøren rekognosert med tanke på tremannspatruljer i 
feltskytingen. Dette kan være en utfordring dersom man på nordisk plan ikke bestemmer 
at oppsetting av lagene i feltskyting bestemmes av arrangøren(velge 3 eller 6 skyttere i 
laget) 
 
Felthurtigskytingen er planlagt til baneområdet.  
 
Baneskytingen legges til eksisterende bane (200m) med 15 elektroniske skiver (Megalink). 
Banens beskaffenhet er god. Det etableres tilbud for omkledning for skyttere på ledige 
standplasser, i skytterhus og evt. ekstra telt. Vedlikehold og funksjon av alle skiver må 
kvalitetssikres umiddelbart før stevnet. Skytterlaget har god rutine for publikumsvisning 
på skytterhuset. 
 
Økonomi.  Søkeren har lagt ved en oversikt over økonomien i grovt og mener på 
nåværende tidspunkt å kunne bekrefte fullfinansiering av hele arrangementet. For DFS’ 
vedkommende forutsettes en støtte tilsvarende gitt arr av nordisk 2006. DFS står dessuten 
for kostnadene ved innleie av støtte fra FLO/RTV vedrørende felthurtigskytingen.  
Arrangøren trenger en økonomisk trygghet for å arbeide videre. Det anbefales derfor å gi 
tilsagn om midler.  
 
Konklusjon: Rælingen skytterlag vil etter alt å dømme kunne gjennomføre et godt nordisk 
mesterskap.    
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tildeler Rælingen skytterlag arrangement av Nordisk mesterskap i bane‐, 
felt‐ og felthurtigskyting 2009. Laget gis tilsagn til økonomisk støtte på inntil kr 60.000,‐. 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 



Sak 63/2007  Utvidelse av staben på Skytterkontoret 
 

 DFS er en organisasjon i endring mot en stadig mer IT basert hverdag. Behovet for mer 
IT‐kompetanse er meget stort ved Skytterkontoret. 

 
Landsskytterstevnet 
Det som utløser et akutt behov for mer IT‐kompetanse er Landsskytterstevnet. Med den 
utviklingen LS har hatt de siste årene med storskjerm, elektronikk, arenaproduksjon m.m., 
mener administrasjonen det er påkrevd med mer personell for å opprettholde kvaliteten.  
 
Landsskytterstevnet har blitt så stort og komplekst at Skytterkontoret ikke lenger er i 
stand til å løse alle oppgaver med dagens bemanning. Dette er uforsvarlig, og vi bryter 
arbeidsmiljølovens overtidsbestemmelser på grunn av for stort arbeidspress under LS. Det 
er også kritisk for LS at mye kunnskap sitter på noen få personer, som gjør DFS meget 
sårbar.  
 
Andre forhold 
Selv om LS er den utløsende faktoren for krav om mer IT‐kompetanse, er dette behovet 
stort året rundt på Skytterkontoret. DFS er en organisasjon som har blitt veldig IT‐basert. 
Skal man arrangere ett banestevne i dag, brukes elektroniske skiver, resultatprogram, 
visningsprogram og flere PC’r i ett nettverk. En rekke lag bruker også i dag hjemmesider og 
e‐post. Begge disse løsningene selges i dag av Skytterkontoret. Skytterkontoret er også i 
gang med å bygge opp ett lukket nett (Tillitsnett) for tillitsvalgte i lag/samlag. Her skal man 
kunne levere alt av rapporter/årsmeldinger elektronisk. Og den nye web‐butikken er rett 
rundt hjørnet. 
 
I de kommende årene skal det også gjennomføres flere større it‐prosjekter som: 
 

 Landslotteriet 2008 Ungdom på nett 
 Web basert utgave av administrasjonsprogrammet 
 Samarbeid med Forsvaret om elektroniske skiver på feltskytingen under 
Landsskytterstevnet. 

 
Konklusjon 
Med alle oppgaver som kommer framover er det påkrevd med en styrking av IT‐siden. 
Med to personer på IT vil det også åpne seg muligheter for å utvikle løsninger selv, noe 
som også vil redusere konsulentbruken i noen grad. 
 
Man kunne alternativt i forbindelse med LS og andre prosjekt tenkt seg en løsning med å 
leie inn mer hjelp, men grunnet kompleksiteten rundt spesielt LS vil det ta lang tid med 
opplæring. Administrasjonen ser det derfor som nødvendig å ansette en person som kan 
bli en del av fagmiljøet på Skytterkontoret. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre oppretter en ny stilling som IT‐konsulent ved Skytterkontoret. 
Administrasjonen gis snarest i oppdrag å utlyse stillingen og utforme stillingsinstruksen. 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 



 
Sak 64/2007  Budsjett offentlige midler 2008 
 
Norges Skytterstyre ga signaler til administrasjonen for videre budsjettarbeid fram mot 
neste møte. 

 
 
 

Sak 65/2007  Samlagsskytingen for senior og superfinalen i felt på LS ‐ evaluering 
 
Ovennevnte øvelser ble for første gang gjennomført på Landsskyttersevnet 2007.  
Skytterstyret drøftet gjennomføringene og foretok en foreløpig evaluering. 
 

Vedtak 
Administrasjonen gis i oppdrag å fremme konkrete forslag til gjennomføring av 
samlagsskytingen for senior og superfinalen i NM felt i 2008 på Skytterstyrets 
desembermøte. 

 
 
 

Sak 66/2007  Rapport fra test av cal. 5,56. Videre arbeid 
 
Helt siden 2004 har Skyttertinget blitt gjort oppmerksom på utfordringen med Forsvarets nye 
kaliber 5.56(.223 Rem). Etter at Sauer omsider klarte å framskaffe testmodeller for kalibret 
har det nå blitt konstatert, gjennom to tester, at ammunisjonen som vi antok ville gi best 
resultat er fullt på høyde med 6.5. på 100 og 200m. Fra tabeller på databasene ser vi at 
vindavdrift er betydelig større for 5.56 enn 6.5 på avstander utover 300 m. For informasjonens 
skyld ser dette omtrent slik ut: 
 
Vind   4m/s ( 69 grains kule, Vo 925) 
 
      200m  400m  600m 
Avdrift     10cm  45cm  125cm  
Knepp      5  10‐11  21 
Knepp 6.5    4  8  12 
 
Tallene er ikke konfirmert med tester med 77 grains Sierra med Vo 880m/s 
 
Øvrige parametere er slitasje på løp og pris på ammunisjon. 
 
Vi har relativt sikre tall på at et prosjektil i HPBT i 5.56 er ca 30 øre billigere enn 6.5 fra 
Sierra. Videre antas det at det mindreforbruk av metaller og krutt i den denne patron bør 
kunne bety lavere pris. Noe tallfesting av dette er ikke oppnådd enda. 
 
Drøfting: 
Dersom det i organisasjonen oppstår tvil om at kaliberet i det hele tatt vil bli tatt i bruk – 
diskusjoner rundt om kan tyde på at det finnes slike holdninger ‐ er dette noe vi plikter å gjøre 
Sauer oppmerksom på. Investeringer på fabrikken, bl.a. arbeid med magasin, bør selvsagt ikke 
fortsette dersom kaliberet ikke skal nyttes. 



Vi bør også innhente Forsvarets syn på hvilke kaliber som bør brukes i DFS. Dette er i 
prinsippet uavhengig av tilrettelegging for Forsvarets egen bruk av ny rifle i cal 5.56 i våre 
konkurranser.  
Hovedfokus i diskusjonene ligger på at 5.56 ikke kan nyttes i feltopplegg ut til 600m. For så 
vidt som det også fastslås at 6.5 vil være en bedre patron utover 200 m uansett og at skyttere 
som kommer fra 100m med cal 5.56 vil nøye seg med å skyte baneskyting på 200m. Dersom 
de vil skyte felt må 6.5 anskaffes. Kostnadene stiger tilsvarende. 
 
I mellomtiden kan testing fortsette med det materiell vi har for å få fram konklusjon på 
vindavdrift, slitasje på løp og pris på ammunisjon. Videre bør det testes ammunisjon av 
midlere kvalitet for eventuell bruk for nybegynnere og i trening på f. eks 100m. Pris på slike 
alternativer bør også framskaffes. 
 
Samtidig bør det avklares politisk i DFS om det er villighet til å endre feltskytingene i en 
slik grad at cal 5.56 kan nyttes også i felt.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
Testing av cal 5.56 fortsetter for å bringe fram konklusjon på presisjon, vindavdrift og 
slitasje. Administrasjonen arbeider videre med å framskaffe sikker konklusjon på pris i 
forskjellige kvalitetsnivåer. Norges Skytterstyre vil drøfte de mer reglementsmessige og 
politiske sider av saken på et senere møte. 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtatt. 

 
 
 

Sak 67/2007 
Søknad om støtte til deltakelse i Europacup på 300 meter fra deltakere i 
Forsvarets skyteutvalg 

 
Norges Skytterforbund har i 2007 ikke satt av midler til internasjonal deltakelse på 300m. 
Utøvere som har vært motivert for slik deltakelse har reist for egen regning til Europacup 
på 300m og har kvalifisert seg til finale i samme øvelse i september (4 skyttere). 
Forsvarets skyteutvalg(FSU) ser selvsagt positivt på at de av skytterne som tilhører 
utvalget på eget initiativ og for egen regning deltar og på denne holder egen kapasitet i 
orden og interessen for 300m skyting oppe. FSU har imidlertid ikke midler til denne 
aktivitet og anmoder derfor DFS om å vurdere støtte til utøverne for å avhjelpe den 
finansielle situasjon og gjøre deltakelse i finalen mulig.    
Norges Skytterstyre har tidligere tilkjennegitt positiv holdning til å vurdere noe reisestøtte 
for den ovenfor beskrevne aktivitet. 
 
Drøfting: 
Internasjonal aktivitet på 300m bør sees på som en øvelse av betydning for generell aksept for 
rifleskyting med grovt kaliber. Dette vil på sikt fortsatt ha betydning for de nasjonale øvelser 
med tilsvarende rifler og ammunisjon. At det norske militære landslagsutøverne er gode 
aktører i dette bilde er kjent og positivt.   
Det bør derfor være i DFS’ interesse å støtte opp om denne aktiviteten. 
 
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre gir administrasjonen fullmakt til å vurdere støtte til FSU’s utøvere som har 
deltatt i Europacup på 300m i 2007. Mot dokumenterte reiseutgifter kan det dekkes inntil kr 
10.000,‐ pr utøver.  
Det rapporteres til Norges Skytterstyre. Støtten belastes budsjettet for markedsføring. 
 
Hans O. Kveli fremmet følgende forslag: 
Støtte til utøvere i 2007 kan av prinsipielle grunner ikke gis, men administrasjonen gis i 
oppdrag å formalisere et eventuelt samarbeid med FSU/NSF for framtid. 
 
Vedtak 
Kveli sitt forslag enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Sak 68/2007  Bidrag til kjøp av grunn, Larvik skytterlag 
 
Åres i Larvik kommune. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre gir, etter en helhetsvurdering, Larvik skytterlag tilsagn om bidrag til 
kjøp av grunn med inntil 500 000,‐, fordelt med kroner 100 000,‐ pr år i 5 år. Tilsagnet 
forutsetter at dokumentert finansieringsplan for grunnerverv, anlegg og framtidig drift av 
skytebaneanlegget framlegges for og godkjennes av Norges Skytterstyre før utbetaling 
iverksettes. Videre må det foreligge endelig reguleringsplan for skytebaneanlegget. 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Meldingssaker 

 
1. Rapporter fra LS 2007 fra Skytterkontorets avdelinger 
2. Oversikt over uttak av materiell fra salgsavdelingen under LS (vedlagt rapport) 
3. Melding om kompensasjon for merutgifter som følge av 

merverdiavgiftsreformen 
4. Rapport fra Utdsjef vedr instruktørkurs for Kavalerieskadron 1 

/Panserbataljonen/Hærens styrker 
5. Takkebrev fra LS 
6. Brev fra Anders Kollerud 
7. Referat fra møte i Rådgivende Utvalg  
8. Tertialregnskap pr 31/4 2007 
9. Rapport miljøpakke 2006 
10. Forslag fra skytterlag vedr. samlagsskytingen på LS 
11. Brev fra LS 2007 

 
 

Administrative vedtak 

 
 Navneendring på skytterlag 
 Sammenslåing av skytterlag 
 Etablering av nytt skytterlag 
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Landsdelskretsenes ungdomsutvalg.
 
Landsdelskretsene ble fra 2004 pålagt å sende inn regnskapsrapport som viser kretsenes 
inntekter og utgifter.  Denne rapporten skal skrives under av samtlige tilstedeværende på 
kretsens møte hvor regnskapet gjennomgås.  Rapporten inneholder ingen spesiell 
opplysning om hvor mye kretsene bruker til ungdomsaktiviteter.  De fleste 
regnskapssystemer er nå bygget slik at det er kostnads-/utgiftsarter som blir gjort synlig, og 
ikke formålet med kostnaden.  Regnskapsrapporten er utformet slik at kretsens 
regnskapsansvarlig på en enkel måte kan lese av i regnskapet hva som skal fylles inn i den. 
Ungdomskonsulenten får dermed vurdere om det er grunnlag for utbetaling av tilskudd til 
drift av kretsenes ungdomsutvalg. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre vedtar endring i eksisterende regnskapsrapport for Landsdelskretsene, 
slik at det fremkommer hvor mye kretsene bruker til ungdomsaktiviteter. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 71/2007 Definisjon av medlemsbegrepet i DFS
 
Henning Ivarrud har i sitt notat til Norges Skytterstyre 24. september tatt opp hva som 
legges i begrepet ”klasseførte skyttere”. Handlingsplanen for 2006 – 2008 inneholder dette 
begrepet. I den sammenheng ble det, slik administrasjonen ser det, brukt om antall skyttere i 
klasse 2-5, men her er det tydelig at synspunktene er forskjellige. Uttrykket ”klasseført 
skytter” bør etter administrasjonens mening utgå som begrep eller gis en klar definisjon som 
hele organisasjonen benytter likt.    
 
I forbindelse med at Ivarrud tar opp denne saken, finner administrasjonen det derfor riktig å 
starte en drøfting om hvilke begrep vi benytter for å beskrive størrelsen på vår organisasjon. 
Administrasjonen mener vi må ta en debatt hvor vi forenkler og klargjør uttrykkene vi bruker. 
 
Administrasjonens vurdering: 
Årsmeldingene gir oss oversikt over to forhold utenom opplysningene fra konkrete 
arrangement: 
 
1. Antall på hvor mange skyttere som i løpet av årsmeldingsåret skyter 30 skudd i DFS fordelt 
på de ulike klassene. I 2006 var dette ca. 144 000. Begrepet ”aktiv skytter” har således sin 
definisjon ved alle de skyttere som skyter 30 skudd. 
 
2. Tall for hvor mange betalende medlemmer skytterlagene har som ikke skyter.  
 
Vi innhenter således ikke tall på hvor mange som er medlemmer og betaler 
medlemskontingent i de enkelte skytterlagene. Årsmeldingene gir oss heller ingen statistikk 
over hvor mange av de aktive skytterne som i løpet av året er med og skyter stevner på DFS-
program. Vi kan således derfor ikke operere med antall ”medlemmer i DFS” eller ”DFS-
skyttere” som ofte blir brukt som et vagt begrep om alle som skyter DFS-stevner.  
 



Uttrykkene ”aktive skyttere”, ”DFS-skyttere”, ”DFS-medlemmer” og ”klasseførte skyttere” blir 
derfor ofte blandet sammen og ulikt forstått.  Dette gjelder også til en viss grad i 
rekrutteringsklassene og veteranklassene. Antall ”rekrutteringsskyttere” forstås ofte kun som 
skyttere i rekrutt, eldre rekrutt og junior (aspirantklassen holdes utenfor). Når det gjelder 
antall veteranskyttere så er det fortsatt mange som da ikke regner med V55 i slik statistikk, 
men isolerer dette til V65 og V73 som skyter på 100 meter. 
 
Administrasjonens konklusjon er at en forenkling og klargjøring av uttrykk må være et mål. 
Administrasjonen vil derfor innby Skytterstyret til å drøfte disse problemstillingene. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre drøftet problemer i forbindelse med uklar begrepsbruk i forbindelse med 
tallene som framkommer fra skytterlagenes årsmeldinger. Administrasjonen ble gitt føringer for 
et videre arbeid, med sikte på en klargjøring av begrepene organisasjonen skal bruke som 
målbare antallsindikatorer i DFS.     
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 72/2007 Samlagsskytingen på LS 2007 – påstått brudd på regelverket 
 
Solør skyttersamlag har gjort henvendelse til Norges Skytterstyre med påstand om at 
ankermann på Telemark skyttersamlags lag i samlagsskytingen på LS 2007 brøt regelverket ved 
at vedkommende skytter nyttet både skytebriller og monoframe  (linse påmontert diopteret). 
 
Administrasjonen har bedt om uttalelse fra Telemark skyttersamlag. Samlaget forklarer at 
skytebrillen ikke nyttes for sikting, men som lesebrille for å se anvisningen på monitor  
 
Ved nærmere studie av opptak fra NRK framkommer det tydelig at Telemarks forklaring er riktig. 
Skytteren har derved ikke brutt regelverket. Dette er imidlertid ikke lett å se for den som for 
Solørs tilfelle lå ved siden av den aktuelle skytter. Slik sett er det forståelig at Solør stilte 
spørsmålet.  
 
I sitt notat til saken konkluderer advokat Knagenhjelm med at et eventuelt brudd på 
regelverket av denne art ikke kan reageres på i ettertid.  
 
Administrasjonen konkluderer for øvrig med at utstyrskontrollen på standplass må skjerpes 
på dette punkt slik at liknende situasjoner ikke oppstår. Det kan her tenkes at skytter kan bli 
pålagt å ta av seg brillen under selve serien. 
 



Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre konkluderer med at Telemark skyttersamlags ankermann i samlagsskytingen 
på Landsskytterstevnet 2007 ikke brøt bestemmelsene i regelverkets pkt 8.149 vedrørende bruk 
av skytebriller/-linse.  
 
Administrasjonen pålegges å skrive en informasjonsartikkel om punkter i regelverket som 
det har vært særlig fokus på i 2007. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 73/2007 Søknad om godkjenning av utstyr for regulering av siktelinjens høyde
 
Skytterlinken AS v/Kurt Eirik Bekkevold 
søker om godkjenning av tilleggsutstyr 
for regulering av siktelinjens høyde. Se 
bilde.   
 

Søkeren argumenterer bl.a. med at dette 
vil muliggjøre en mer oppreist 
hodeposisjon i stående, der mange må 
søke ned i siktet for samtidig å kunne 
oppnå tilstrekkelig kontakt for våpenet i 
skuldra.  

Prisen for ett komplett sett oppgis til 850 kr. Pris for ekstra skinnesett 250 kr. 

Administrasjonen støtter søkerens beskrivelse av de utfordringer en del skyttere opplever i 
stående skyting med å få til god skulderkontakt i kombinasjon med en oppreist stilling for 
hodet. Bruk av de omsøkte justeringsskinner vil utjevne noen av de forskjeller det er skyttere 
mellom når det gjelder kroppsbygning.  

 
Det vil være ikke uvesentlige kostnader knyttet til anskaffelser av tilleggsutstyret, særlig for de 
med flere våpen. Det vil trolig ikke ha vesentlig kostnadspåvirkning for ungdomsskyttere og 
nybegynnere, ettersom et høyere sikte ikke er fordelaktig i liggende og heller ikke i vesentlig 
grad i knestående. Under forutsetning av at utstyret godkjennes, kan Sauer AS oppfordres til å 
levere settet som tilleggsutstyr, slik at det kan kjøpes som tillegg ved anskaffelse av våpen.  
 
Et høyere sikte vil medføre noen endringer i våpenets estetiske utseende. Det vil videre 
medføre visse konsekvenser som at kinnstøtten må justeres opp tilnærmet tilsvarende. Dette 
vil gi økt behov for trimming av kinnstøtten for å kunne ta ladegrep/ta ut sluttstykket. Her vil 
kinnstøtten i ekstreme tilfeller kunne stilles så høyt at det er vanskelig å se gjennom løpet i 
fbm. visitasjon. Det må derfor lages regler for hvor mye siktelinjen kan heves, og slik at 
visitasjonsprosedyrer ikke blir vanskeliggjort. Det kreves derfor en grundigere vurdering og 
utprøving av utstyret, noe som et evt. revitalisert Geværutvalg kan bistå med. 
 
 
 



Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Saken oversendes Geværutvalget for vurdering og uttalelse. Under forutsetning av at 
søknaden støttes av Geværutvalget, skal utvalget fremme konkret forslag til Norges 
Skytterstyre for regler om bruk av utstyr til regulering av siktelinjens høyde, samt andre 
forhold i regelverket som påvirkes av at dette tillates.  

 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 74/2007 Retningslinjer for miljøpakkemidler
 
Det forelå notat fra administrasjonen om nye retningslinjer for miljøpakkemidler. 
 
Vedtak 
Saken utsettes. 

 
 
 
 

Sak 75/2007 Søknad fra Leif A. Grytten om å få skyte i klasse 2/V55 i 2008 
 
Leif Arne Grytten har i 2007 fått dispensasjon til å skyte i klasse 2 med begrunnelse i at han 
av helsemessige årsaker må benytte betablokkere. I 2006 deltok han kun på lagsplan, og er 
nå kvalifisert for å skyte i klasse 4. 
 
Grytten har et sterkt ønske om å være med og konkurrere som skytter også i 2008, og har 
skissert to muligheter til løsning; en hvor han fortsetter i klasse 2 og en hvor han deltar i 
klasse V55 til tross for at han ikke har oppnådd alder for denne klassen. 
 
Dette er en prinsipiell sak, som får konsekvenser for langt flere skyttere enn Leif Arne 
Grytten. Det er derfor viktig at vi tenker helhetlig og prøver å finne den beste løsningen for 
alle parter. Dette gjelder ikke bare skyttere som benytter medikamenter som står på vår 
dopingliste, men også skyttere som for eksempel har problemer med ryggen og ikke kan 
skyte stående. Det er flere muligheter for løsning. 
 
DELTA PÅ DISPENSASJON I KLASSE V55: 
Veteranklassene har som kjent fritak fra DFS` dopingreglement. Denne klassen er normalt en 
ganske stor klasse i antall deltakere, vesentlig større enn klasse 2. Nivået i klassen er også 
mye høyere enn i klasse 2, noe som medfører at skytteren etter all sannsynlighet blir mer 
”anonym” i denne klassen. 
Mange vil nok reagere på at en skytter på 45 år skal gå til topps i en klasse, som i 
utgangspunktet er beregnet på de som er 55 år og eldre. Grytten foreslår selv at dette kan 
løses ved at han kun skal delta i hovedskytingene i de offisielle mesterskapene. På åpne 
stevner skytes det fullt mesterskapsprogram og Grytten kan således kjempe om medaljer på 
lik linje med de som har oppnådd alder for klassen. 
 
 



FORTSATT SKYTE I KLASSE 2: 
Det er et godt prinsipp at vi skal tilrettelegge for aktivitet for flest mulig i vår organisasjon. Det 
kan således synes som en god ide at skyttere som av medisinske eller fysiske årsaker ikke kan 
delta i klasse 3-5 får dispensasjon til å delta i klasse 2. Slik har det vært praktisert i 2007. 
Utfordringene kommer selvsagt når disse skytterne dominerer klassene slik som Grytten og 
andre har gjort. Vi har mottatt tilbakemeldinger fra flere skyttere i denne klassen, som synes det 
er helt feil at skyttere som egentlig ikke hører hjemme i klassen skal ”støvsuge” klassen for 
premier. Man kan imidlertid si at slike ”premiehaier” alltid vil finnes, uavhengig av dispensasjon 
eller ei. Forskjellen er imidlertid at disse vanlige ”premiehaiene” fort rykker oppover i 
klassesystemet, slik at den middelmådige skytteren i klassen blir ”kvitt” skytteren etter en sesong. 
 
Det har vært diskutert tidligere om alt opprykk fra klasse 1 og 2 skal være frivillig. Det betyr i 
praksis at selv om man skyter 3x250 poeng i en av disse klassene, kan man fortsette å skyte i 
samme klasse året etter. Dette for at vi skal ha en klassestruktur hvor flest mulig føler seg 
hjemme, og forhindre at de slutter fordi de blir tvunget til å skyte i en skytestilling de selv 
føler de ikke behersker. Dette strider imidlertid litt med tanken om at vi skal fremme praktisk 
skyteferdighet blant det norske folk. I begrepet praktisk skyteferdighet ligger jo nettopp det 
med at vi bør tilegne oss skyteferdighet i forskjellige stillinger i tillegg til hurtighet 
(mesterskapsomgang). En slik regelendring vil først kunne tre i kraft fra 2009. 
 
ENDRE DOPINGREGLER FOR KLASSE 3-5: 
Skytterboka sier klart at skyttere i klasse 3-5 ikke kan benytte seg av medikamenter som 
inneholder betablokkere eller probenecide. Enkelte vil hevde at så lenge DFS er en bredde 
organisasjon, bør vi ha et skikkelig tilbud til de som av medisinske årsaker må bruke disse. En 
mulighet er å endre dopingreglene, slik at de det gjelder kan få dispensasjon til å fortsette å 
skyte i den klassen de er klasseført i. Det vil da være naturlig at de kun skyter innledende 
skyting. Dette blir på lik linje med hvordan klasse 2 og V55 har det i feltskyting i dag. 
Administrativt bør ikke dette by på store utfordringer.  
For folk flest vil dette være en lemping på vårt dopingreglement. Det er ikke sikkert dette er 
heldig i en tid hvor det har vært mye fokus på doping både i vår organisasjon og ellers i 
idrett og samfunn. 
 
NEKTE SKYTTEREN VIDERE DISPENSASJON: 
Skyttere som har skutt ett år på dispensasjon i klasse 2, og som har skutt over opprykkskravet 
til klasse 3, har med det bevist at de ikke hører hjemme i den klassen. Av hensyn til de andre 
skytterne i denne klassen, bør skytteren ikke innvilges videre dispensasjon. Regelverket er til 
for å overholdes, selv om dette går ut over noen få skyttere. Skytterne har da to valg: 
 

 Skytteren kan delta på interne lagskytinger i klasse 3, og i praksis rykke ned til klasse 
2 ved å skyte dårligere enn 220 poeng. 

 Skytteren kan la være å skyte i 5 år. Da kan han fritt velge å skyte i klasse 2. 
 
Konklusjon: 
Administrasjonen har vært veldig delt i denne saken. Det kan imidlertid virke fornuftig å 
følge det regelverket vi har i dag, inntil det evt. blir vedtatt å endre opprykksregler, 
premieringsregler eller dopingregler. Leif Arne Grytten og andre i hans situasjon har bevist 
at de er ”for gode” for klasse 2, og bør i 2008 kun skyte interne lagskytinger. 
 



Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Søknaden fra Leif Arne Grytten om dispensasjon til å skyte i klasse V55 eller klasse 2 i 2008 
avvises. 
 
Kveli la fram følgende alternative forslag: 
I forhold til den konkrete situasjon som foreligger for Leif Arne Grytten, innvilges hans 
dispensasjonssøknad om å delta i klasse V55 fra sesongen 2008 med følgende 
begrensninger: 
 

1. Skytteren kan kun delta på hovedskyting på mesterskapsstevnene (samlagsstevner, 
landsdelskretsstevner og landsskytterstevnet). 

2. Skytteren kan ikke delta i lagskytinger. 
 
Dispensasjonen gjelder til Norges Skytterstyre bestemmer noe annet. 
 
 
Vedtak 
Kveli sitt forslag enstemmig vedtatt. 

 
 
 
 

Sak 76/2007 Budsjettforslag for offentlige midler 2008
 
Administrasjonen la fram foreløpig forslag til budsjett for offentlige midler 2008. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre tar fremlagte forslag til budsjett for offentlige midler for 2008 til etterretning. 
Resultatet av drøftingene i Norges Skytterstyre innarbeides i endelig budsjettforslag for 
offentlige midler for 2008 som blir lagt fram for Norges Skytterstyres møte i desember 2007. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 77/2007 
Krise- og beredskapsplan for DFS – bokmålsversjon. Håndtering av 
krise i skytterlag. 

 
Krise- og beredskapsplan for DFS ble i prinsippet vedtatt innholdsmessig i sak 49/2006. Det 
ble gitt i oppdrag å utarbeide en bokmålsversjon samt en plan for hvordan skytterlag skulle 
håndtere en krisesituasjon. 
 



Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Bokmålsversjonen av Krise- og beredskapsplanen for Det frivillige Skyttervesen, og plan for 
håndtering av krise i det enkelte skytterlag, vedtas. Administrasjonen pålegges å sørge for 
bekjentgjøring til de rette instanser. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 78/2007 Nytt medlem i Geværutvalget
 
Geværutvalget ble opprettet med formål om å være et konsultativt og rådgivende fagorgan 
for Norges Skytterstyre i saker som omhandler våpentekniske spørsmål, samt andre relevante 
saker der Styret ønsker så vel en teknisk som politisk vurdering. Geværutvalget har den siste 
tiden vært lite virksom, og utvalgets medlemmer har kun uformelt blitt konsultert i 
enkeltsaker. Administrasjonen foreslår at utvalget revitaliseres, slik at det igjen benyttes som 
faginstans i tekniske spørsmål.  

 
Utvalget består pr. i dag av: Magne Landrø (leder) 
    Jens Pettersen 
    Egil Jørgensen (repr. for HFK) 
 
Jørgensen har på forespørsel meddelt at han ikke ønsker å fortsette i utvalget. Som nytt 
medlem foreslås Hans Kristian Wear. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Hans Kristian Wear oppnevnes som nytt medlem i Geværutvalget. Han erstatter Egil 
Jørgensen. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 79/2007 LS 2008 – tidstabell - dekning finaler – ekstra storskjerm 
 
Administrasjonen har sett på organisering av finaler til neste års Landsskytterstevne i Førde.  
Administrasjonen ser behov for en ekstra skjerm (11 kvadratmeter) i tillegg til dagens 
storskjerm (54 kvadratmeter) for at publikum skal kunne få gode vilkår på finalene. Dette er 
aktualisert gjennom at vi i år fikk finfeltfinalene på elektronikk, og at det arbeides med at 
også grovfeltfinalene skal foregå på elektronikk i 2008. 
 



Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Administrasjonen gis fullmakt til å anskaffe en ekstra storskjerm på 11 kvadratmeter til bruk de 
fire siste dager under Landsskytterstevnet i Førde i 2008. Administrasjonen gis i oppdrag å søke 
Forsvarsdepartementet om finansiering, mot at denne skjermen forbeholdes å vise Forsvarets 
informasjonsfilmer. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Meldingssaker 

 
1. Oppsigelse fra Gunnar Munkerud 
2. Tertialregnskap pr 31/8 2007 
3. Tidspunkt for LS 2012 
4. Momskompensasjon for 2006 
5. Nytt trofé til nr 3 i mesterskapet kl 3-5 på LS 
6. Støtte fra styret i klargjøring av premieseremonier under LS 
7. Rapport cal 5.56 – støytest 
8. Priser cal 5.56 
9. Stang- og felthurtigmateriell i framtiden 

 
 
 
 

Åpent forum 

 
 Kvæfjordsaken(bortfall av leieinntekter fra Forsvaret) 
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Kompensasjon for gavepremier fra DFS: kr. 80 
Kompensasjon til DFS for ikke innløste skytebøker: Senior/veteran kr. 85 
               Rekruttklassene kr. 50 
 
Skytterkontoret produserer og trykker deltakeravis med troféoversikt som kompenseres fra 
arrangør med kroner 10 per påmeldte deltaker.    
 
Ved etteranmelding til ca. tre uker før stevnestart betales et tilleggsgebyr på kroner 600 for 
seniorklassene og kroner 200 for rekrutteringsklassene.  
 
Campingavgiften på Landsskytterstevnet 2008 settes til kroner 1000 for campingvogn og 
kroner 500 for telt. Pris for strøm for campingvogn eller telt blir satt til kroner 400. 

 
 
 
 

Sak 81 /2007 Søknad om dispensasjon fra regelverket
 
Magnus Strand fra Trysil søker i brev om dispensasjon til å delta i klasse V55 på bane- og 15 
meter stevner og i klasse V73 på felt (finfelt). Strand har passert 80 år og mener at 
grovfeltløypene normalt er for lange og tøffe for han. Han begrunner søknaden med at han 
fortsatt ønsker utfordringene med å delta i klasse V55 i baneskytingen og på 15 meter. 
 
Vedtak 
Magnus Strand fra Trysil som er klasseført i klasse V55, gis dispensasjon til å delta i klasse V73 
på finfeltstevner. Dispensasjonen gjelder inntil Norges Skytterstyre bestemmer noe annet.   

 
 
 
 

Sak 82 /2007 Søknad om overføring til annet samlag
 
Bardu skytterlag, tilhørende Senja skyttersamlag, søker om overføring til Troms 
skyttersamlag.  
 
I meldingssak nr 4 framkommer det at det er i gang en prosess i regionen hvor Senja 
skyttersamlag arbeider for endring av samlagsgrensene slik at Senja Skyttersamlag legges 
ned og at lagene overføres dels til Ofoten dels til Troms skyttersamlag. Herunder forutsettes 
det at bl.a. Bardu skytterlag overføres til Troms skyttersamlag. 
 
Det synes nå naturlig å avvente resultatet av den større prosess som Senja skyttersamlag har 
igangsatt. Det forutsettes at saken fra Senja kommer inn som egen tingsak i 2008. 
Skulle imidlertid denne prosessen strande et eller annet sted kan søknaden fra Bardu 
realitetsbehandles som en separat sak på Skyttertinget 2008. 
 
Vedtak 
Behandlingen av Bardu skytterlags søknad om overføring til Troms skyttersamlag utsettes til 
eventuell endring av samlagsgrensene mellom Ofoten, Senja og Troms skyttersamlag er 
avklart. 

 
 



Sak 83 /2007 Representasjon for Norges Skytterstyre 2008
 

1. Kurs for nye tillitsvalgte i samlagene. 2.- 3. februar, Oslo 
 Hans O. Kveli og Sindre Undseth 

 
2. Regionalt seminar i Nord-Norge 9.- 10. februar, Tromsø 

 Henning Ivarrud og Olav Aasen 
 

3. NM i skifeltskyting, arrangør ubestemt  
 Jon G. Hofstad 

 
4. HVs Landskonkurranse for ungdom, Værnes 

 Jon G. Hofstad 
 

5. Landsskytterstevnet i Førde, 23. juli til 2. august 
 Alle 

 
6. Nationensfinalen, Løten 30. august 

 Sindre Undseth 
 

7. Nordisk mesterskap i bane-, felt- og felthurtigskyting, Danmark 6. september– 
7.september 

 Hans O. Kveli, Janne Kornbrekke (lagleder), Olav Aasen 
 

8. Norgescupavslutning 22.- 24. august i Nord-Norge. Skytterlagene Bodø Østre, 
Valnesfjord og Gildeskål. 

 Sindre Undseth 
 

9. NM skogsløp, 20. og 21. september, Skjeldstadmark/Værnes   
 Jarle Tvinnereim 

 
10. Nordisk formannsmøte i Danmark, 18.-19. oktober 

 Hans O. Kveli, Olav Aasen og Kurt Arne Berglund 
 

11. Regionalt seminar Vestlandet/Sørlandet 1.-.2. november, Stavanger 
 Jarle Tvinnereim og Janne Kornbrekke 

 
Styremedlemmer representerer DFS ved møter i Landsdeler/landsdelskretser/samlag 
etter kunngjøring på et foregående styremøte. Reiser utover dette må avklares 
kostnadsmessig med Presidenten. 

 
 
 

Sak 84 /2007 
Prinsipielle sider ved avtalen mellom Forsvaret og DFS vedrørende 
Forsvarets støtte til LS 

 
Det er gjennomført nye møter mellom DFS og Forsvaret angående ny avtale om støtte til LS 
fra år 2011. 
 
Vedtak 
Norges Skytterstyre ga føringer for videre arbeid med ny avtale mellom Forsvaret og DFS 
vedrørende støtte til LS.   

 



Sak 85 /2007 Retningslinjer for miljøpakketilskudd
 
Skytterstyret fattet i sak 69/2006 følgende vedtak: 
 
   "Saken utsettes, og det forutsettes at administrasjonen framlegger forslag til Norges 
   Skytterstyre om nye retningslinjer for miljøpakketilskudd." 
 
Norges Skytterstyre vedtar følgende retningslinjer for miljøpakketilskudd, med 
umiddelbar virkning: 
 
1. Minimumskrav for miljøpakketiltak 
 
1.1. Det må foreligge tinglyst skjøte, tinglyst festekontrakt/bruksrettsavtale eller utskrift av 
ekspropriasjonsskjønn, som sikrer bruksrett i minimum 40 år fra tidspunktet for igangsetting 
av miljøpakketiltak.  
 
1.2. Antall avfyrte skudd på banen siste år, i henhold til skytterlagets årsmelding, må være 
minst 20.000. For baner med mindre bruk vil brukstidsbegrensninger normalt være det mest 
kostnadseffektive tiltak.  
 
1.3. Støynivået må kunne reduseres slik at ingen bolig/fritidshus/institusjon etter tiltak ligger 
i rød sone i henhold til gjeldende planretningslinje (MD-T-1442). Dette gjelder selv om et 
stort antall boliger/fritidshus/institusjoner etter gjennomførte tiltak vil komme utenfor gul 
sone. 
 
1.4. Det må ligge minimum 1 bolig/fritidshus/institusjon innenfor rød sone, eller minimum 5 
boliger/fritidshus/institusjoner innenfor gul sone i henhold til MD-T-1442, før tiltak.  
 
1.5. Miljøpakketiltak kan kun gjennomføres på eksisterende baner, og ikke i tilfeller hvor 
utslippstillatelse for støy kreves som for "ny bane" i forurensningslovens forstand.  
 
1.6. Skuddantall og brukstid som legges til grunn for støysoneberegningene må samsvare 
med faktisk bruk.  
 
1.7. Skytterlaget må, før avtale mellom skytterlaget og DFS inngås og anbud aksepteres, 
framlegge enten utfylt standard sjekkliste ved sikkerhetsinspeksjon som viser at skytebanen 
ikke har vesentlige sikkerhetsmessige mangler, eller plan for nødvendig utbedring som DFS 
kan godta.  
 
1.8. DFS kan sette krav om at skytterlaget, før avtale mellom skytterlaget og DFS inngås og 
anbud aksepteres, framlegger en for DFS tilfredsstillende plan for skytterlagets egne 
investeringer i anlegget og framtidig drift av dette. Herunder kan det kreves plan for 
ungdomsarbeid og andre forhold som har saklig sammenheng med tildelingen av 
miljøpakkemidler.  
 
2. Til grunn for prioriteringen mellom aktuelle baner som tilfredsstiller minimums- 
kravene i pkt 1 skal det legges en helhetsvurdering. Denne helhetsvurderingen skal 
baseres på følgende kriterier: 
 
2.1. Reduksjon av antall boliger/fritidshus/institusjoner i rød sone i henhold til MD-T-1442. 
Aktivitetsnivået på skytebanen - målt i skuddantall og brukstid - hensyntas ved beregningen 
av sonen i henhold til MD-T-1442.  
 



2.2. Reduksjon av antall boliger/fritidshus/institusjoner i gul sone i henhold til MD-T-1442. 
Aktivitetsnivået på skytebanen - målt i skuddantall og brukstid - hensyntas ved beregningen 
av sonen i henhold til MD-T-1442.  
 
2.3. Støynivå (punktberegning) for mest berørte bolig/fritidshus/institusjon - før og etter 
tiltak. 
 
2.4. Koordinering i forhold til viktige faktorer som: 
- skytterlagets egen dokumenterte motivasjon og evne til å gjennomføre sin del av 
prosjektet 
- bevilget kommunal medfinansiering 
- innvilgede spillemidler 
- konfliktnivå med behov for raske tiltak 
- foreliggende politisk avklaring 
- andre årsaker som tilsier behov for rask gjennomføring 
 
2.5. Banens strategiske plassering, vurdert ut fra antatte problemer med alternativ 
lokalisering." 

 
 
 
 

Sak 86 /2007 Budsjett offentlige midler 2008
 
Vedtak 
Norges Skytterstyre vedtar følgende budsjett for offentlige midler for 2008. 
 
 
 
 Budsjett 2008 Budsjett 2007 Endring
UTGIFTER     
11 Administrasjon 9 617 000 8 665 000 952 000
  
12 Arrangementer     
12a Landsskytterstevnet 1 730 000 1 505 000 225 000
12b Nordisk Mesterskap 375 000 350 000 25 000
12c Norgescup baneskyting 75 000 70 000 5 000
12d NM skifelt og skogsløp 60 000 60 000 0
Sum post 12 2  240 000 1 985 000 255 000
  
13 Medaljer og premier 684 000 645 000 39 000
  
14 Driftstilskudd til lavere 
organisasjonsledd 2  603 000 2  761 000 -158 000
  
15 Bidrag baner osv     
15a Ordinære anleggsmidler 5 090 000 5 090 000 0
15b Bidrag fra miljøpakka 5 000 000 5 915 000 -915 000
Sum post 15 10 090 000 11 005 000 -915 000
  
16 Utdanning 1 298 000 1 173 000 125 000
  



17 Rekruttering 1 440 000 1  247 000 193 000
  
18 Felt- og skifeltskyting     
18a Feltskyting 377 000 377 000 0
18b Skifeltskyting 320 000 305 000 15 000
Sum post 18 697 000 682 000 15 000
  
19 Ammunisjonsbidrag 2 040 000 2 040 000 0
  
20 Markedsføring     
20a Informasjon 820 000 820 000 0
20b Driftstilskudd Norsk Skyttertidene 150 000 408 000 -258 000
Sum post 20 970 000 1 228 000 -258 000
  
Post 21 Nytt økonomisystem,  
webportal og webshop 200 000 200 000 0
  
Budsjettreserve 0
  
Sum utgifter 31 879 000 31 631 000 248 000
  
Ordinært tilskudd 25 296 000 24 750 000  
Miljøpakkemidler 5 000 000 5 000 000  
Andre tilskudd 576 000  
Overføringer fra tidligere år 1 007 000 1 875 000  
Sum  31 879 000 31 625 000  
Overføringer til neste år 0 -6 000  
 
 
I tillegg besluttes å bruke kr 1 040 000 av private midler slik: 
HOVEDPOST Budsjett 2008 Budsjett 2007 Endring 
16 Utdanning 200 000 200 000 0 
17 Rekruttering 300 000 298 000 2 000 
19 Ammunisjonsbidrag 240 000 240 000 
20 Markedsføring 300 000 300 000 
Sum 1 040 000 498 000 542 000 
 
Bruk av private midler på post 16 og 17 tas fra egenkapital med lovpålagte restriksjoner 
(rekrutteringsfremmende tiltak), mens bruk av private midler på post 19 og 20 tas fra fri 
egenkapital. 

 
 
 
 

Sak 87 /2007 
Forslag om forbud for bruk av overlydsammunisjon i kal. .22 ved 
innendørsskyting 

 
Skytterkontoret er kjent med at bruk av elektroniske skiver innendørs skaper ekstra 
belastning på kulefangere da det i hver stilling skytes mot det samme punkt på 
kulefangeren i motsetning til fordeling på fem punkter med manuelle skiver. 
 



Problemet er blitt ytterligere aktualisert ved at det har forekommet bruk av ammunisjon i 
cal.22 med en utgangshastighet på 400m/s. Denne ammunisjon har enn videre gitt vansker 
med registreringen på elektroniske skiver innendørs. Ammunisjonen eksisterer formodentlig 
pga bruk til jakt.  
 
”Normal” cal.22 ammunisjon har utgangshastighet på ca 330m/s. Dette gir den mest ideelle 
ammunisjon og er den som nyttes på internasjonalt toppnivå. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
Ved innendørsskyting skal ammunisjon i cal.22 ha Vo lavere enn lydhastighet. 
Administrasjonen gis i oppdrag å ajourføre regelverket i samsvar med dette.  
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 88 /2007 Samlagenes deltakelse i skytterlagenes årsmøter
 
Samlagsleder i Østerdal, Jan Åge Gjerstad, har henvendt seg til Skytterkontoret angående en 
svakhet i lover for skytterlag. Dette gjelder skyttersamlagenes rett til å møte med talerett i 
skytterlagenes årsmøter. Dette er regulert i skyttersamlagenes bestemmelser i Skytterbokas 
kapittel 1, § 3-6. Denne bestemmelsen er ikke vist til i skytterlagenes lover. Det medfører at 
samlaget ikke får oversikt over når skytterlagene arrangerer sine årsmøter som de har rett til 
å delta i. 
 
Vedtak 
Følgende setning tilføres i skytterbokas kapittel 1, § 2-6, 4. setning, angående innkalling til 
skytterlagets årsmøter: 
”Innkallingen sendes samtidig samlaget (se for øvrig § 3-6)”. 

 
 
 
 

Sak 89 /2007 Aksjonsplan for rekrutteringsvirksomheten
 
Det henvises her til Handlingsplanen.”DFS skal øke antall rekrutteringsskyttere med åtte 
prosent.” 
 
DFSU ønsker å drive en helhetlig og kvalitativt rekruttering, der hensynet ligger både hos 
tillitsmannsapparatet og den enkelte skytteren. Rekruttering er en langsiktig prosess, der 
ungdomsmassen, ressurser, apparatet rundt den enkelte skytteren, med mer, er faktorer som 
spiller inn og gir variabler. Det er forskjell på en oppblomstring og faktisk rekruttering. Begrepet 
rekruttering innebærer at lagene har en tilstrømming av nye skyttere, og at disse forblir aktive 
over tid.  
 
Oppfølging vil være et stadig viktigere tema fremover. Vi må følge opp våre skyttere og 
tillitsmenn i langt større grad enn tidligere. En skyteskole, et regionalt seminar, et kurs eller en 
samling er bare første trinn. Deltakerne må aktiviseres og involveres også i etterkant. Signalene 
får vi fra skytter-Norge, og rapportene fra lagene som velger å drive aktivt med rekruttering og 
skyteskole tilsier at de tar inn langt færre en før, men driver en mer ressurssparende og kvalitativ 



opplæring. Foreldrene som ressurspersoner har blitt et tema, samtidig som nye skyttere i blir 
fulgt opp i langt større grad.  
 
Utfordringen blir å få samlag og lag til å oppdage tiltakene og finne dem interessante nok til å 
gjennomføre. Initiativet må komme nedenfra og opp, og DFSU må fortsette å legge til rette for 
at tilbudet ligger til rette når lagene eller samlagene ønsker å øke sin aktivitet.  
 
Åtte prosent økning i rekrutteringsklassene er helt oppnåelig om skytter-Norge kraftsamlet 
til i et rekrutteringsløft. Utfordringen ligger i å følge opp de åtte prosentene slik at det er 
snakk om en faktisk rekruttering. Det er først når de åtte prosentene viser seg på seniorsiden 
vi har lykkes. 
 
Vedtak 
For å nå Handlingsplanens mål om en økning på 8 % i rekrutteringsklassene, bør DFSU 
prioritere økt fokus på følgende tiltak: 
 

 Motivere inaktive lag og samlag 
 Styrke instruktør- og lederutdanningen  
 Kvalitetssikre og videreutvikle opplegget for Skyteskole 

 
 
 
 

Sak 90 /2007 Forslag til endring av regelverket for 350-klubben
 
DFSU får stadig inn saker som gjelder godkjenning av resultater for opptak i 350-klubben. 
Medlemskapet og hensikten med denne klubben har aldri vært et rekrutteringstiltak, men 
ment som en oppmerksomhet og heder til de skytterne som når dette nivået. Som ved 
andre rekorder og resultater er det stilt noen kriterier for godkjennelse:  
 

 Merket kan oppnås på åpne stevner, samlagsmesterskap, landsdels- og 
landskytterstevne. 

 
Drøftinger i DFSU: 
Det er begrepet ”åpent stevne” som gir rom for spekulasjon når det gjelder godkjente 350-
resultater. DFSU drøftet ulike tilnærminger til denne problematikken for å klargjøre hva som 
kan godkjennes eller ikke. En tydeligere definisjon og kriterier for ”åpent stevne”, en 
innskjerping ved å fjerne åpne stevner og kun la samlagsmesterskap, landsdels- og 
landsskytterstevne gjelde for godkjenning, eller åpne 350-klubben for alle terminfestede 
stevner og mesterskap har vært de alternativer det er sett på. 
 
DFSU anbefaler overfor Norges Skytterstyre følgende endringer av Skytterbokas pkt. 12.260 
350-klubben. 
 
12.260 350-klubben 
Alle rekrutteringsskyttere som oppnår 350 poeng på fullt mesterskapsprogram i baneskyting 
tildeles en gravert plate med diplom. Resultatet må være oppnådd i terminfestede stevner 
og mesterskap. 
 
Lagene fører register og sørger for bestilling av merke og diplom. Skytteren skal registreres 
via tillitsnett slik at resultatet vises på DFS sine Internettsider. Lagene bestiller merke fra 
Brødrene Lohne. Diplom kan bestilles på Skytterkontoret ved Ungdomskonsulenten. 
 



 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
Skytterbokas pkt. 12.260 350-klubben endres følgende: 
 
12.260 350-klubben 
Alle rekrutteringsskyttere som oppnår 350 poeng på mesterskapsprogrammet i baneskyting 
tildeles gravert plate med diplom. Resultatet må være oppnådd i terminfestede stevner eller 
offisielle lagskytinger, herunder også stevner internt i skytterlag. 
 
Lagene fører register og sørger for bestilling av merke og diplom. Skytteren skal registreres via 
tillitsnett slik at resultatet vises på DFS sine Internettsider. Lagene bestiller merke fra Brødrene 
Lohne. Diplom kan bestilles på Skytterkontoret ved Ungdomskonsulenten. 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 91 /2007 Forslag om endring av satser for bidrag til kurs i samlag 
 
Under Regionalt Seminar – Østlandet ble det ytret et ønske om å øke bidraget til samlinger for 
rekrutteringsskyttere slik at samlagene fikk en større fleksibilitet i forhold til behov. Samlag med 
mange rekrutteringsskyttere savner et bedre bidragstilbud i forhold til aktiviteten.  
 
Tanken bak dagens ordning er å låse bidragene slik at samlagene også må gjennomføre kurs for 
apparatet rundt den enkelte skytteren for å kunne hente ut maksimalt samlet bidrag.  
 
DFSU anbefaler Norges Skytterstyre å justere satsene for sentrale kursbidrag slik at samlagene får 
en ytterligere større valgfrihet i forhold til behov. 
 
Dagens ordning: 
 

 Kr 3000 grunnstøtte, kr 250 pr. deltaker, Kr 10 000 pr. samlag pr. år 
 
Endres følgende: 
 

 Kr 3000 grunnstøtte, kr 250 pr. deltaker, kr 15 000 pr. samlag pr. år. 
 
Rapportering skjer på fastsatt skjema til Skytterkontoret. Deltakerliste og program skal være 
vedlagt rapporten. Minimumskriterier for utbetalig av bidrag vil være varighet på fire klokketimer 
og fem deltakere. Maksimalt kr 30.000 pr. samlag pr. år. 
 
Administrasjonens kommentar: 
Ovennevnte forslag til endring kan føre til at samlag snevrer inn sin satsing og likevel oppnår 
mer støtte fra sentralt hold. I et samlag vil dermed annen utdanning, så som instruktørutdanning 
og skolering av tillitsmannsapparatet kunne lide. DFSU er tydeligvis av den oppfatning at dette 
bør samlagene selv kunne vurdere å treffe tiltak deretter. Det er administrasjonen i hovedsak 
enig i. Det ligger også en viss mulighet for øket økonomisk uttelling i dette som derved må 
forberedes i budsjettet. I 2006 mottok 31 samlag kr 10.000,- hver for samlinger for 
rekrutteringsskyttere. Dersom alle disse utnytter en satsøkning betyr det øket budsjett på kr 
155.000,- 
 



Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
Satsene for sentrale kursbidrag justeres slik at samlagene får en ytterligere større valgfrihet i 
forhold til behov. Bidraget for samling for rekrutteringsskyttere endres følgende: 
 

 Kr 3000 grunnstøtte, kr 250 pr. deltaker, kr 15 000 pr. samlag pr. år  
 
Rapportering skjer på fastsatt skjema til Skytterkontoret. Deltakerliste og program skal være 
vedlagt rapporten. Minimumskriterier for utbetalig av bidrag vil være varighet på fire 
klokketimer og fem deltakere. Maksimalt kr 30.000 pr. samlag pr. år, inklusive støtte til 
samlinger for rekrutteringsskyttere. 
 
Vedtak 
Av budsjettmessige grunner finner Norges Skytterstyre ikke plass i budsjettet for 2008 til å 
foreta den foreslåtte endring i sentrale kursbidrag. 

 
 
 
 

Meldingssaker 

 
1. Referat fra nordisk formannsmøte 
2. Evaluering av regionalt seminar Østlandet 
3. Forslag fra Vestfold vedrørende skytebaneregistrering 
4. Vedrørende sammenslåing av samlag 
5. Budsjettsituasjonen for offentlige midler pr 30/11 
6. Registrering av navn fra mil.avd.ved bruk av DFS baner 

 
 
 
 

Administrative vedtak 

 
 Austre Målselv, Målsnes og Storjord skytterlag slås sammen til ett skytterlag, 

Nedre Målselv skytterlag. 
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Sak 01/2008 Fullmakt til innkalling til ekstraordinært årsmøte i skytterlag 
 
Det vises til brev til styret 28/1 vedrørende Namsos skytterlag. Lagets bane er stengt og laget 
foretar seg ingenting for å avhende banen. Berørte parter presser på for at laget skal ta tak i 
utfordringene. Hvorvidt laget prinsipielt nedlegges eller slår seg sammen med annet 
nærliggende lag gjenstår å se beslutning om. 
 
Når det foreligger særlige grunner kan Norges Skytterstyre innkalle til ekstraordinært 
årsmøte i skytterlag. Styret kan enn videre i det enkelte tilfelle bemyndige vedkommende 
samlagsstyre til å foreta slik innkalling. § 1 – 14 i Grunnreglene. Et slikt ekstraordinært 
årsmøte skal i tilfelle ledes av en representant utpekt av Skytterstyrtet. 
 
Drøfting: 
Namdal skyttersamlag er kjent med problematikken i Namsos og har over tid prøvd å påvirke 
laget til å beslutte og iverksette videre framdrift i avhending av skytebanen og bestemme 
lagets videre aktivitet. Lite eller ingenting har skjedd, og de andre parter i dette bildet 
presser på for å komme til en avslutning av saken. 
 
Det eneste som nå synes å kunne gi en fortgang er at Norges Skytterstyre iverksetter den 
aktivitet som § 1-14 gir Skytterstyret anledning til. 
Siden samlaget er godt kjent med de faktiske forhold, vil administrasjonen anbefale at 
Namdal skyttersamlag gis fullmakt til å innkalle til ekstraordinært årsmøte i Namsos 
skytterlag og at samlagslederen blir utpekt til å lede møtet. 
 



Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre bemyndiger styret i Namdal skyttersamlag til å innkalle til ekstraordinært 
årsmøte i Namsos skytterlag. Samlagslederen utpekes til å lede møtet.  
Agenda for møtet skal være plan for avhending av skytterlagets bane samt beslutning om 
videre drift av skytterlaget. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 
 

Sak 02/2008 Tingsak: Regnskap for private og offentlige midler for 2007 
 
ÅRSBERETNING 2007 AVGITT I HENHOLD TIL REGNSKAPSLOVEN 
 
Det frivillige Skyttervesen (DFS) er en ideell, frivillig, landsomfattende organisasjon opprettet 
av Stortinget i 1892 med formål å fremme praktisk skyteferdighet innen det norske folk og 
derved dyktiggjøre det for landets forsvar.   
 
Virksomheten skjer i skytterlagene (ca 860) over hele landet etter retningslinjer gitt av 
Stortinget, Skyttertinget og Norges Skytterstyre, med en utøvende administrasjon plassert 
ved Skytterkontoret i Oslo.  Den daglige sentrale virksomhet er basert på årlig bevilgning til 
DFS over Forsvarsbudsjettets kap. 1719. 
 
DFS har en egen salgsavdeling hvor våpen, ammunisjon og organisasjonsartikler omsettes.  
Annet hvert år har DFS et landslotteri.  Inntektene fra denne virksomheten dekker en del 
utgifter som ikke kan belastes det regnskapet som viser bruk av bevilgningen gitt over 
Forsvarsbudsjettet.  Dessuten brukes inntektene fra denne virksomheten til å dekke rene 
organisasjonsmessige utgifter på områder hvor aktiviteten er blitt større enn forutsatt, og 
bevilgningen over Forsvarsbudsjettet ikke strekker til. 
 
Den totale omsetningen er redusert med drøye 1,75 mill i forhold til 2006-regnskapet.  Tatt i 
betraktning av at 2007 var et år uten landslotteri så er denne nedgangen beskjeden, noe 
som skyldes at salgsavdelingen også i 2007 har hatt en økning i sin omsetning. 
 
Årsresultatet er på –987.589 kroner.  Underskuddet skyldes i første rekke bruk av private 
midler på tiltak som fremmer organisasjonens formål gjennom bruk av tidligere års 
lotterioverskudd innenfor områdene ungdomsarbeid og utdanning, informasjon og 
markedsføring samt finansiering av utvikling av elektronisk feltskytingsmateriell.  Det er i 
tillegg brukt et betydelig beløp av private midler for å kunne opprettholde ammunisjons-
bidragssatsene i 2007.  Organisasjonens frie egenkapital er på et forsvarlig nivå ut fra det 
ansvaret den har som arbeidsgiver. 
 
Norges Skytterstyre mener at årsregnskapet gir et rettvisende bilde av Det frivillige 
Skyttervesens eiendeler og gjeld, finansielle stilling og resultat.  Fortsatt drift av organisa-
sjonens virksomhet er lagt til grunn for regnskapet, da styret anser at forutsetningen for 
fortsatt drift av den sentrale virksomheten er til stede. 
 



Arbeidsmiljøet ved Skytterkontoret er sikret gjennom internkontroll for å ta vare på helse, 
miljø og sikkerhet.  Et eget verneombud sørger for at de pålagte kontrollrutiner blir fulgt.  
Skytterkontoret er tilknyttet bedriftslegeordning. 
 
På Skytterkontoret jobber det 3 kvinner og 11 menn.  Ingen av de ansatte jobber deltid.  
Gjennomsnittslønnen for alle ansatte er kr 399.000.  Gjennomsnittslønnen til kvinnene er noe 
lavere enn for mannlige ansatte, noe som begrunnes i at 2 av de 3 kvinnelige ansatte er 
ansatt i kontorstøttefunksjoner.  Generalsekretær og assisterende generalsekretær, som 
utgjør Skytterkontorets ledelse, er begge menn.  Alle stillinger på Skytterkontoret har sin 
egen stillingskode etter Statens Lønnsplanhefte, og følgelig en fast lønnsramme.  Dette 
momentet er viktig for å fremme likestilling mellom kjønnene på Skytterkontoret.    
 
Andelen kvinner blant de voksne aktive skytterne utgjorde i 2007 ca 10 %, og andelen synes 
å være økende, og i hele organisasjonen jobbes det for å få større kvinneandel i tillitsmanns-
apparatet på alle nivåer.  DFS har kvinnerepresentasjon i Norges Skytterstyre. Ved framtidige 
stillingsutlysninger på Skytterkontoret vil kvinner bli oppfordret til å søke. 
 
Det har ikke vært alvorlige skader eller ulykker som har rammet de ansatte i 2007.  
Sykefraværet ved Skytterkontoret utgjorde 2,1 % av den ordinære arbeidstiden.   
 
Det frivillige Skyttervesen har i 2007 vært involvert i forskning og utvikling innenfor følgende 
områder: 
 

- Utprøving av nyvinninger hva angår støydempingsmetoder for standplasser. 
- Deltakelse i prosjekter med formål å undersøke skadeomfanget av eventuell 

avrenning av tungmetaller fra kulefanger på skytebane. 
- Utvikling av presisjonsvåpen og ammunisjon i nytt kaliber 5.56. 
- Utvikling og oppgradering av utdannings- og støttemateriell for tillitsvalgte. 
- Utvikling og oppgradering av administrative verktøy til bruk i skytterlag og 

skyttersamlag, herunder administrasjonsprogramvare, web-portal og web-shop. 
 
Organisasjonens virksomhet påvirker det ytre miljøet på to hovedområder: 
 

1. Gjennom salgsvirksomheten gjør en seg nytte av de transport- og 
distribusjonstilbud som finnes i samfunnet, og 

2. aktiviteten i skytterlagene påvirker det ytre miljø, vesentlig i form av støy.  Disse 
forholdene er regulert gjennom Forurensningsloven og tilhørende 
konsesjonsbestemmelser. 

 
Oslo, 25. februar 2008  
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Jon G. Hofstad 
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Generalsekretær 

 

 
 



DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN
REGNSKAP PRIVATE OG OFFENTLIGE MIDLER  

Resultatregnskap 2007
    

DRIFTSINNTEKTER Noter 2007 2006
    
Salgsinntekter 3,4,5 26 533 678 25 156 974
Abonnementsinntekter 4 1 659 731 1 709 279
Offentlige tilskudd 2 30 731 979 30 403 142
Andre driftsinntekter 1 128 120 371 048
Salgsinntekter landslotteriet   3 166 440
Sum driftsinntekter  59 053 508 60 806 883
    
DRIFTSKOSTNADER    
Varekostnad 1 23 359 923 22 484 260
Lønnskostnad 1,11 8 300 998 7 772 418
Avskrivning varige driftsmidler   
Annen driftskostnad 1 14 196 691 16 810 663
Utbetalte tilskudd 1 15 691 855 12 905 858
Sum driftskostnad  61 549 467 59 973 199
    
NETTO TIL/FRA OFFENTLIGE MIDLER    
Overførte offentlige midler til neste år 2,14 -959 707 -1 874 771
Overførte offentlige midler fra tidligere år 2,14 1 874 771 1 429 342
    
DRIFTSRESULTAT PRIVATE MIDLER  -1 580 895 388 255
    
FINANSINNTEKTER OG FINANSKOSTNADER    
Sum finansinntekter  594 218 393 566
Sum finanskostnader  912 423
Resultat av finansposter  593 306 393 143
    
    
ÅRSRESULTAT  -987 589 781 398
    
Endring i egenkapitalen:    
Egenkapital med lovpålagte restriksjoner   
Overførte midler DFSU 7 -17 650 -200 000
Rekrutteringsfremmende tiltak 7 -598 487 -200 000
Markedsføring info 7 -393 500 -12 108
Skytebanesikkerhet, Landslotteriet 2006   604 406
Felt-/Skifelt 7 -218 863 
   
Egenkapital med selvpålagte restriksjoner   
Overførte midler DFS Trygdefondet 13 -21 514 -5 885
   
Annen egenkapital   
Avsatt til fri egenkapital  262 425 594 985
Sum  -987 589 781 398
 
 
 



BALANSE PR 31.12.2007 
    
 Noter 2007 2006
EIENDELER    
    
ANLEGGSMIDLER    
Finansielle anleggsmidler    
Lånefinansiering reservedelslager 9 500 000 500 000
Sum finansielle anleggsmidler  500 000 500 000
    
SUM ANLEGGSMIDLER  500 000 500 000
    
    
OMLØPSMIDLER    
Varer 10 6 680 992 5 433 370
    
Fordringer    
Kundefordringer  2 225 078 2 975 531
Andre kortsiktige fordringer 10 899 037 1 868 406
Forskudd til leverandører  312 500
Sum fordringer  3 124 115 5 156 437
    
Bankinnskudd, kontanter og lignende 12 11 618 185 15 698 419
    
SUM OMLØPSMIDLER  21 423 292 26 288 226
    
SUM EIENDELER  21 923 292 26 788 226
 
 Noter 2007 2006
EGENKAPITAL OG GJELD    
    
EGENKAPITAL    
Med lovpålagte restriksjoner    
DFSU midler 7 0 17 650
Rekrutteringsfremmende tiltak 7 742 475 1 340 962
Felt-/skifelt  1 263 843 1 482 706
Skytebanesikkerhet  604 406 604 406
Markedsføring/informasjon 7 82 544 476 044
Sum  2 693 268 3 921 768
  
Med selvpålagte restriksjoner  
DFS Trygdefondet 13 614 890 636 404
Sum  614 890 636 404
  
Annen egenkapital  
Fri egenkapital  10 116 048 9 853 623
Sum  10 116 048 9 853 623
    
    
SUM EGENKAPITAL  13 424 206 14 411 795
 
    



GJELD    
Kortsiktig gjeld    
Ubenyttet offentlige midler 14 959 707 1 874 771
Leverandørgjeld  5 208 736 7 237 528
Skyldig offentlige avgifter  179 715 592 787
Annen kortsiktig gjeld  2 150 928 2 671 345
Sum kortsiktig gjeld  8 499 086 12 376 431
    
SUM GJELD  8 499 086 12 376 431
    
SUM EGENKAPITAL OG GJELD  21 923 292 26 788 226
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DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
 

Regnskapsprinsipper 
Årsregnskapet er satt opp i samsvar med regnskapslovens bestemmelser og er utarbeidet 
etter norske regnskapsregler.  Anbefalinger til god regnskapsskikk for ideelle organisasjoner 
er lagt til grunn der dette er ansett formålstjenlig.  For øvrig er god regnskapsskikk for små 
foretak lagt til grunn. 
 
Årsregnskapet omfatter Det frivillige Skyttervesens private midler og offentlige midler.  Det 
er utarbeidet et separat regnskap for offentlige midler mottatt over statsbudsjettet og som 
er inntatt som note i regnskapet.  Eventuelle offentlige midler som ikke er benyttet i 
tildelingsåret overføres til bruk senere år.  Disse inngår i betalingsmidlene og er oppført 
som ubenyttede offentlige midler i balansen. 
 
Aktiviteten som er finansiert over DFS’ private midler, er i regnskapet fordelt på følgende 
virksomhetsområder: 
 

- Salg av våpen, ammunisjon og organisasjonsartikler, 
- drift av Norsk Skyttertidende, 
- utvikling og salg av administrasjonsprogram for skytterlag og skyttersamlag, og 
- annen organisasjonsvirksomhet som tar til seg kostnader som ikke dekkes av det 

offentlige tilskuddet. 
Transaksjoner regnskapsføres til verdien på transaksjonstidspunktet.  Tilskuddet over 
statsbudsjettet resultatføres i tildelingsåret.  Med tildelingsåret menes samme året som 
tilskuddet er ment å dekke driften av Det frivillige Skyttervesen.  Øvrige offentlige tilskudd 
resultatføres i samme år som tilsagn blir gitt.  Annen inntekt resultatføres når den er 



opptjent.  Utgifter er kostnadsført i samme periode som tilhørende inntekt og aktivitet 
(sammenstillingsprinsippet). 
 
Det frivillige Skyttervesen er ikke skattepliktig for noen del av virksomheten. 
 
Klassifisering av balanseposter 
Omløpsmidler og kortsiktig gjeld omfatter normalt poster som forfaller til betaling innen et 
år etter balansedagen, samt poster som knytter seg til varekretsløpet.  Øvrige poster er 
klassifisert som anleggsmidler. 
 
Kundefordringer 
Kundefordringene er oppført i balansen til pålydende etter fradrag for avsetninger til 
forventet tap. 
 
Varebeholdninger 
Lager av innkjøpte varer for videresalg er verdsatt til laveste av anskaffelseskost etter FIFO-
prinsippet og virkelig verdi. 
 
Varige driftsmidler 
Eiendeler bestemt til varig eie og bruk, balanseføres og avskrives.  Avskrivning 
gjennomføres lineært over driftsmidlets økonomiske levetid.  Driftsmidler som dekkes av 
offentlige midler nedskrives direkte med mottatte tilskuddsmidler. 
 
Pensjonsforpliktelser 
DFS har avtale om avtalefestet pensjonsordning.  Ordningen er tilskuddsbasert gjennom 
medlemskap i Statens Pensjonskasse. Det er derfor ingen pensjonsforpliktelser knyttet til 
ordningen.



Note 1 – Fordeling av inntekter og kostnader         
  INNTEKTER KOSTNADER 
  Salgs- Andre  Vare- Lønns- Av- og ned- Annen Utbetalte   
    inntekter inntekter SUM kostnader kostnader skrivninger driftskostnad tilskudd SUM 
Private midler              
Salgsvirksomheten 25 591 022  25 591 022 22 020 961 1 080 670 1 634 718  24 736 349 
Norsk Skyttertidende 537 107 1 659 731 2 196 838 1 221 956 792 472 570 932  2 585 360 
Administrasjonsprogrammet 405 549  405 549 117 006 107 321 288 361  512 688 
Øvrig virksomhet private midler  128 120 128 120 228 003 1 492 559 755 465 2 476 027 
Sum private midler 26 533 678 1 787 851 28 321 529 23 359 923 2 208 466 3 986 570 755 465 30 310 424 
       
Offentlige midler          
11 Administrasjon  30 731 979 30 731 979  5 240 236  3 523 653  8 763 889 
12a Landsskytterstevnet     356 628  982 018  1 338 646 
12b Nordisk Mesterskap     60 556  329 087  389 643 
12c Norgescupen i baneskyting     8 047  38 842 27 000 73 889 
12d NM skifelt og skogsløp     4 601  9 465 35 000 49 066 
13 Medaljer/diplomer og premier       683 902  683 902 
14 Tilskudd til lavere organisasjonledd       191 594 2 651 625 2 843 219 
15a Ordinære anleggsmidler     26 607  1 601 324 3 606 183 5 234 114 
15b Miljøpakkemidler       638 349 5 268 160 5 906 509 
16 Utdanning     252 880  743 278 176 842 1 173 000 
17 Rekruttering     82 164  546 352 618 484 1 247 000 
18 Feltskyting/skifeltskyting     19 903  91 909 412 300 524 112 
19 Ammunisjonsbidrag        2 040 000 2 040 000 
20 Markedsføring     40 910  614 582 100 796 756 288 
21 Nytt øk.system/webportal     215 766  215 766 
Sum offentlige midler 30 731 979 30 731 979 6 092 532 10 210 121 14 936 390 31 239 043 
           
Sum totalt 26 533 678 32 519 830 59 053 508 23 359 923 8 300 998 14 196 691 15 691 855 61 549 467 



Note 2 - DFS offentlige midler    
 2007  2006
INNTEKTER    
Ordinært tilskudd 24 750 000  24 750 000
Miljøpakkemidler 5 000 000  5 000 000
Andre tilskudd 981 979  653 142
Sum inntekter 30 731 979  30 403 142
    
UTGIFTER    
11 Administrasjon 8 763 889  8 150 184
    
12 Arrangementer    
12a Landsskytterstevnet 1 338 646  1 648 736
12b Nordisk Mesterskap 389 643  484 749
12c Norgescupen i baneskyting 73 889  65 583
12d NM skifelt og NM skogsløp 49 066  33 497
Sum post 12 1 851 244  2 232 565
    
13 Medaljer, diplomer og premier 683 902  711 314
    
14 Tilskudd lag, samlag og kretser 2 843 219  3 563 601
    
15 Anleggsavdelingen    
15a Ordinær drift 5 234 114  5 654 121
15b Miljøpakken 5 906 509  3 185 251
Sum post 15 11 140 623  8 839 372
    
16 Utdanning 1 173 000  1 104 926
    
17 Rekruttering 1 247 000  1 472 962
    
18 Felt- og skifeltskyting    
18a Feltskyting 361 800  345 000
18b Skifeltskyting 162 312  162 847
Sum post 18 524 112  507 847
    
19 Ammunisjonsbidrag 2 040 000  1 649 288
    
20 Markedsføring  
20a Informasjon 756 288  904 650
20b Driftstilskudd Norsk Skyttertidende 408 000  548 000
Sum post 20 1 164 288  1 452 650
    
21 Prosjekt nytt øk.system/webportal  215 766  273 004
    
Sum utgifter 31 647 043  29 957 713
Sum utgifter ekskl interne overføringer 31 239 043  29 409 713
    
Merbruk av offentlige midler -915 064  445 429
    
Overført off. midler fra tidligere år 1 874 771  1 429 342
Overført off. midler til neste år 959 707  1 874 771
Resultat offentlige midler 0  0



Note 3 – Driftsregnskap salgsvirksomheten 
 SUM VÅPEN AMMUNISJON ANNET SALG 
 2007 Budsjett 2006 2007 2006 2007 2006 2007 2006 
Salgsinntekter          
Ordinære salgsinntekter 25 591 022 21 700 000 24 232 012 11 213 210 11 344 836 13 613 267 12 204 000 764 545 683 176 
Sum salgsinntekter 25 591 022 21 700 000 24 232 012 11 213 210 11 344 836 13 613 267 12 204 000 764 545 683 176 
          
Varekostnader          
Varekjøp 23 268 583 18 800 000 22 789 770 9 970 070 10 742 037 12 551 004 11 276 389 747 509 771 344 
Endring varelager -1 247 622 0 -1 716 548 -617 560 -1 076 742 -583 742 -434 548 -46 320 -205 258 
Sum varekostnader 22 020 961 18 800 000 21 073 222 9 352 510 9 665 295 11 967 262 10 841 841 701 189 566 086 
          
Bruttofortjeneste 3 570 061 2 900 000 3 158 790 1 860 700 1 679 541 1 646 005 1 362 159 63 356 117 090 
Bruttofortjeneste i prosent 13,95 13,36 13,04 16,59 14,80 12,09 11,16 8,28 17,14 
          
Lønnskostnader 1 080 670 960 000 951 845       
         
Annen kostnad         
Fraktkostnader 780 729 600 000 823 504      
Husleiekostnader 277 647 255 000 259 383     
Leasing/driftsavtaler 52 707 45 000 46 626      
Inventar, kontormaskiner 45 953 10 000    
Revisjon 52 650 45 000 46 710    
Andre konsulenttjenester 23 560 10 000 57 350       
Kontorrekvisita, trykksaker 38 727 50 000 62 189       
Telefon og porto 24 465 75 000 19 548       
Reise- og oppholdsutgifter 76 353 175 000 61 317       
Markedsføring 230 011 220 000 143 190       
Forsikringer 31 916 35 000 37 725       
Sum annen kostnad 1 634 718 1 520 000 1 557 542       
Driftsresultat 854 673 420 000 649 403       



Note 4 – Driftsregnskap for Norsk Skyttertidende 
 Regnskap Budsjett Regnsk 2006 
Driftsinntekter:    
Annonseinntekter 537 107 550 000 558 738 
Abonnementsinntekter 1 659 731 1 800 000 1 709 279 
Driftstilskudd fra offentlige midler 408 000 548 000 548 000 
Andre inntekter 165 248 
Sum driftsinntekter 2 604 838 2 898 000 2 981 265 
    
Produksjon-/distribusjonskostnader    
Trykningsutgifter 755 675 810 000 878 875 
Porto- og distribusjon 466 281 390 000 384 001 
Sum produksjons-/distribusjonskost 1 221 956 1 200 000 1 262 876 
    
Lønnskostnader 792 472 736 000 702 782 
    
Annen driftskostnad    
Husleiekostnader 96 724 90 000 89 969 
Inventar, kontormaskiner osv 33 306 10 000 16 574 
Revisjonshonorar 14 626 11 000 12 975 
Andre honorarer 17 653 20 000 8 400 
Kontorrekvisita 13 335 20 000 9 831 
Telefon og porto 65 697 70 000 66 382 
Reise- og oppholdsutgifter 307 522 290 000 311 583 
Markedsføring 21 131 20 000 25 244 
Forsikring 938 5 000 3 537 
Tap på krav  
Sum annen driftskostnad 570 932 536 000 544 495 
    
Driftsresultat 19 478 426 000 471 112 
 
Note 5 – Salg administrasjonsprogram til skytterlag og skyttersamlag 
 Regnskap Budsjett Regnsk 2006 
Inntekter:    
Salgsinntekter 405 549 400 000 366 224 
Sum inntekter 405 549 400 000 366 224 
    
Varekostnader:    
Tjenester til videresalg 117 006 110 000 148 162 
Sum varekostnader 117 006 110 000 148 162 
    
Lønnskostnader 107 321 60 000 60 648 
    
Annen driftskostnad    
Inventar kontormaskiner osv 8 129 25 000 15 990 
Konsulenthonorarer EDB 199 812 120 000 108 542 
Kontorrekvisita 12 139 20 000 14 384 
Telefon og porto 17 759 20 000 12 698 
Reise- og oppholdsutgifter 50 522 30 000  
Markedsføring 15 000 140 
Sum annen driftskostnad 288 361 230 000 151 754 
    
Driftsresultat -107 139 0 5 660 



 
Note 6 – Øvrig virksomhet  

Regnskap Budsjett Regnsk 2006 
Lønns-/personalkostnader 228 003 240 000 39 410 
Inventar og utstyr 38 278 40 000 36 624 
Provisjoner 10 000 
Reise- og oppholdsutgifter 27 858 40 000 111 771 
Representasjon 91 708 150 000 83 519 
Kontingenter og gaver 30 502 75 000 43 009 
Forsikringer 21 514 10 000 5 885 
Kostnader fremtidige lotterier 278 100  
Arenaproduksjon LS 68 075 
Nytt økonomisystem, webportal osv 499 262 

715 963 555 000 897 555 
 
 
 
Note 7 – Organisasjonsutgifter 
 Regnskap Budsjett Regnsk 2006 
Landsskytterstevnet 252 565 240 000 226 200 
Nordisk Mesterskap 12 263 
Markedsføring, storskjerm LS 2007 393 500 400 000  
Felt-/skifelt, elektroniske finalefeltfigurer 218 863  
Ammunisjonsbidrag 278 999  
DFSU, rekrutteringsvirksomhet 448 062 200 000 200 000 
Utdanning 168 075 200 000 
Sikkerhetspakke skytebaner 585 557 
Informasjonsstøtte til lag og samlag 12 108 
 1 760 064 840 000 1 236 128 
 
 
 
Note 8 – Varige driftsmidler  

 Salgs- Øvrig Offentlige  
 avdelingen virksomhet midler Sum 

Anskaffelseskost 01.01.07 108 405 192 325 511 180 811 911 
Tilgang 0 0 0 0 
Avgang 0 0 0 0 
Anskaffelseskost 31.12.07 108 405 192 325 511 180 811 911 

  
Akkumulerte av- og nedskrivninger 
31.12.07 108 405 192 325 511 180

 
811 911 

  
Bokført verdi 31.12.07 0 0 0 0 
 
DFS har lagt seg på en noe høyere beløpsgrense for aktivering av driftsmidler enn den beløpsgrense som er 
bestemt i skatteloven.  Dette er begrunnet i at det meste av driftsmidlene finansieres av offentlig tilskudd 
og dermed kan nedskrives direkte med de mottatte tilskuddmidlene. 
 
 
Note 9 – Fordringer/gjeld 
 

 

Fordringer med forfall senere enn ett år:  
 2007 2006 

Lånefinansiering reservedelslager 500 000 500 000 
  

Ingen del av gjelden forfaller senere enn 5 år 



Note 10 – Varebeholdninger   
 2007 2006 

Våpen 2 542 181 1 924 621 
Ammunisjon 3 026 599 2 442 857 
Organisasjonsartikler 1 112 212 1 065 892 
Sum 6 680 992 5 433 370 

  
Beholdning av premier og plaketter 144 940 18 049 

  
Beholdningene er oppført til anskaffelseskost.  Ukurans er hensyntatt. 
Beholdningen av premier og plaketter er vurdert som forskuddsbetalt kostnad og inngår i 
posten "annen kortsiktig fordring".  
 
 
Note 11 – Lønnskostnader ansatte, godtgjørelser, lån til ansatte  
 
Samlede lønnskostnader i resultatregnskapet er fordelt på følgende poster: 

2007 2006 
Lønnskostnader 7 051 617 6 663 715 
Folketrygdavgift 1 032 450 898 722 
Pensjonskostnader (AFP) 60 477 60 158 
Annen godtgjørelse 156 454 149 823 
Sum 8 300 998 7 772 418 
 
Antall årsverk i 2007: 14  
 

Generalsekretær Styret 
Lønn 676 072 75 000 
Annen godtgjørelse 6 911 123 600 
Sum 682 983 198 600 
 
Lån til ansatte i organisasjonen utgjør kr 299 280. 
 
Som arbeidsgiver har DFS oppfylt kravet til obligatorisk tjenestepensjon (OTP) til sine ansatte gjennom 
avtale med Statens Pensjonskasse.  Det foreligger ikke andre avtaler om spesielle pensjonsrettigheter, 
sluttvederlagsordninger eller andre godtgjørelser. 
 
Revisor 
Kostnadsført honorar revisjon 146 250
Kostnadsført annet honorar 
Sum 146 250
 
Beløpet inkluderer merverdiavgift. 
 
 
Note 12 – Bundne midler, garantier  

2007 2006 
Skattetrekkskonto 569 534 527 800 
Portogaranti 15 500 15 500 
Tollgaranti 250 000 250 000 
Garanti Landslotteriet 2 623 883 2 530 949 
Sum 3 458 917 3 324 249 
 
 
 
 



 
Note 13 – DFS Trygdefondet  
 
Det er ikke foretatt utbetalinger fra Trygdefondet i 2007 
 
Innbetalinger fra skytterlagene til dekning av forsikringspremie 50 640 
Årspremie ansvarsforsikring i Bank1 Oslo 72 154 
For lite innbetalt fra skytterlagene, belastet DFS Trygdefond 21 514 
 
 
Note 14 – Ubenyttet offentlige midle
 

 

Bokførte midler som gjelder mottatte tilskudd overført til senere år:  
 31.12.2007 31.12.2006 

Miljøpakkemidler overført til bruk neste år 49 523 956 032 
MVA-kompensasjon 910 184 918 739 
Sum 959 707 1 874 771 
 
 
 
 

Sak 03/2008 Tingsak:  
Funksjonsfordelingen mellom Skyttertinget og Norges Skytterstyre 

 
Norges Skytterstyre gjorde i sak 9/2007 vedtak om å oppnevne et utvalg (Sven Knagenhjelm, 
Ola Petter Holm og Inge Hoff) for å se på funksjonsfordelingen mellom Norges Skytterstyre 
og Skyttertinget. Utvalget ble gitt følgende mandat: 
 
Utvalget skal drøfte og gi forslag til endringer i reglene om funksjonsfordelingen mellom 
Skyttertinget og Norges Skytterstyre. Målet med arbeidet er å oppnå klarere regler for hvilke 
saker som skal behandles på Skyttertinget, og at det oppnås at bare vektige og prinsipielle saker 
tingbehandles. 

 
Bakgrunnen var et notat fra DFS`advokat Sven Knagenhjelm som viste uklarheter angående 
hvilken kompetanse (myndighet) Norges Skytterstyre hadde i forhold til Skyttertinget.  
 
Utvalget beskrev behovet slik: 
 
”Det har vært tradisjon i DFS for at nærmest enhver sak kan tas opp på Skyttertinget, noe som 
tidvis har ført til at saker som oppfattes som perifere har vært forelagt Skyttertinget for 
avgjørelse og derved også ført til økt ressursbruk i form av forberedelse og økt tidsbruk under 
selve behandlingen av den aktuelle sak på Skyttertinget”. 

Spørsmålet ble også i 2007 aktualisert ved at noen hevdet at Norges Skytterstyre ikke kunne 
foreta endring i gjennomføringen av samlagsskytingen, da dette måtte regnes som utenfor 
Skytterstyrets kompetanse (myndighet). De gjeldende regler og forståelsen av 
kompetanseforholdet mellom Skyttertinget og Skytterstyret synes således uklare, og det er 
derfor behov for en presisering/oppklaring av kompetansespørsmålet. Det har også vært en 
uttrykt målsetting blant tillitsvalgte at Skyttertinget burde forholde seg til mer overordnede 
saker, og ikke behandle mindre saker uten prinsipiell betydning.    
 
Utvalget foretok også i sitt arbeid en gjennomgang av systematikken i Skytterboka. Dette for 
å bedre den logiske strukturen, spesielt i Skytterbokas første kapitler.    
 



 
Drøfting: 
Administrasjonen vil først gripe fatt i utvalgets forslag til endret systematisk oppbygging av 
Skytterboka. For at arbeidet i denne omgang ikke skal bli for omfattende og uoversiktlig 
foran Skyttertinget 2008, konsentreres regelendringer og den systematiske oppbygging til 
de 3 første kapitler. Videre behandles kompetansespørsmålet i Skytterbokas resterende 
kapitler.  
 
Systematikk: 
Når det gjelder Skytterbokas kapittel 1, 2 og 3 er administrasjonen enig i å endre nåværende 
kapittelinndeling slik som utvalget foreslår. Utvalget har på enkelte punkter funnet det 
nødvendig med ytterligere presiseringer av lover og regler i disse kapitlene. Administrasjonen 
har i noen tilfelle fulgt utvalget, men har noen steder valgt å se bort fra deres anbefalinger for å 
minske kompleksiteten i saken. Eksempelvis har utvalget skrevet bestemmelser for Rådgivende 
utvalg, men administrasjonen har valgt å ikke ta med dette, da det dreier fokus bort fra 
hovedspørsmålet som går på funksjonsfordelingen mellom Skyttertinget og Skytterstyret. En 
eventuell instruks for Rådgivende utvalg bør beskrives som egen sak. 
 
Systematikk kapittel 1: 
Administrasjonen foreslår at kapittel 1 bytter navn til ”Lover for Det frivillige Skyttervesen 
med supplerende bestemmelser”, og at utvalgets innstilling om å endre rekkefølgen i 
kapitlet blir fulgt. Logikken blir da at DFS grunnregler etterfølges av regler om Skyttertinget, 
Norges Skytterstyre, Skyttersamlagene og til slutt Skytterlagene. Man følger således 
organisasjonshierarkiet nedover, istedenfor som i dag hvor skytterlagslovene blir beskrevet 
rett etter grunnreglene.  
 
Videre settes det inn i kapittel 1 reglene for Skyttertingets forretningsorden og 
Valgkomiteens arbeid som tidligere sto beskrevet i kapittel 3. Til slutt i kapittel 1 settes som i 
dag noen overordnede supplerende bestemmelser som ikke har noen naturlig plass på 
annet sted i Skytterboka. 
 
Systematikk kapittel 2 og 3:  
Kapittel 2  ”Organisasjonens oppbygning” opprettholdes. Dette kapitlet innholder bare en 
orientering om organisasjonsnivåene. Ettersom landsdelskretsene ikke er et organisatorisk 
ledd knyttet til grunnreglene, flyttes informasjonen om landsdelskretsene til kapittel 3. 
Kapittel 3 endrer således navn fra dagens ”Skyttertingets forretningsorden” til 
”Landsdelskretser”. 
 
Øvrige kapittel:  
I forhold til systematikken beholdes de resterende kapittel i Skytterboka som i dag.      
 
Kompetansespørsmålet mellom Skyttertinget og Norges Skytterstyre 
Slik administrasjonen ser problemkomplekset rundt funksjonsfordelingen mellom Skyttertinget 
og Norges Skytterstyre, består dette av to hovedspørsmål som krever avklaring.  
 

1. Hva kreves, og hvem har rett til å få fremmet en sak for Skyttertinget? 
2. Hvilke saker må Skytterstyret fremme for Skyttertinget og hvilke saker har 

Skytterstyret kompetanse (myndighet) til å avgjøre selv? 
 
Hva kreves, og hvem har rett til å få fremmet en sak for Skyttertinget? 
Når det gjelder spørsmål 1, er det i dagens punkt 3.100 d, (kapittel 3), sagt at enhver skytter 
kan sende forslag gjennom skytterlag og samlag for behandling på Skyttertinget. Det har i 
den forbindelse vært uklart om forslagsstiller måtte ha støtte for sitt forslag i skytterlaget 



og/eller samlaget. Praksis har der vært at forslagsstiller må ha fått flertall i skytterlaget, mens 
det har vært litt variabel praktisering om forslagsstiller har trengt medhold i samlaget.  
 
Utvalget foreslår i ny § 2-5 i kapittel 1 at kravet må være at forslaget fra enkeltpersoner må 
ha medhold i skytterlaget, men krever ikke at forslaget skal ha medhold i samlaget for å 
fremmes til Skyttertinget. Her er administrasjonen uenig med utvalget, og foreslår at alle 
forslag fra enkeltpersoner, skytterlag og samlag må ha positiv støtte fra ombudsmøtet for å 
kunne videresendes som Skyttertingsforslag.  
  
Administrasjonen begrunner sitt syn med at det må være en viss terskel for å kunne få 
fremmet et Skyttertingsforslag. Hvis kravet kun er støtte i skytterlaget, kan enkeltpersoner 
med stor gjennomslagskraft i skytterlaget lett kunne få fremmet et Skyttertingsforslag. Dette 
vil i sin tur medføre større ressursbruk på saksutredning for saker som ikke en gang har 
støtte i eget samlag, og således med stor sannsynlighet heller ikke får støtte i Skyttertinget.. 
Skyttersamlaget må etter administrasjonens mening være et ”silingsnivå” for antallet 
tingssaker.. 
 
Administrasjonen er videre uenig i utvalget når de mener at Skytterstyret har rett til generelt 
å unnlate å fremme saker til Skyttertinget som ligger innenfor Skytterstyrets kompetanse. 
Administrasjonen mener imidlertid at det må være en viss terskel for at samlag skal få 
fremme forslag som defineres innenfor Skytterstyrets kompetanse. Administrasjonen foreslår 
således at minst 2 samlag må ønske en Skyttertingsbehandling av en sak innenfor 
Skytterstyrets kompetanse, før det kan kreves Skyttertingsbehandling. Skytterstyret kan 
likevel på eget initiativ eller på initiativ fra 1 samlag selv velge å fremme saken for 
Skyttertinget, hvis dette vurderes som prinsipielt nødvendig.  
 
Hvilke saker må Skytterstyret fremme for Skyttertinget og hvilke saker har Skytterstyret 
kompetanse (myndighet) til avgjøre selv? 
Administrasjonen har gjennomgått Skytterboka, og har i hvert kapittel forslag til hvilke saker 
som er innenfor Skytterstyrets kompetanse, og hvilke saker som krever behandling på 
Skyttertinget. Utvalget har til en viss grad gjort dette, men administrasjonen har søkt å øke 
presisjonsnivået. Skytterstyret kan selvfølgelig velge å forelegge saker av særlig prinsipiell art 
for Skyttertinget, selv om de har kompetanse til å avgjøre sakene. Administrasjonens forslag 
til funksjonsfordeling står beskrevet i vedtaksteksten. 
 
Avsluttende kommentarer: 
Administrasjonen foreslår at vedtak angående endringer i kapitlene 1 til 3, og 
kompetansespørsmålet i de øvrige kapitler gjøres gjeldende fra og med 2010. Dette fordi 
det  kan være nødvendig å tilpasse regelverket på Skyttertinget 2009. En praktisk årsak er 
også at det i år har kommet ny Skytterbok for årene 2008/2009, og at det således er naturlig 
å gjøre regelverket gjeldende fra og med Skytterboka 2010/2011.  
 
Administrasjonen foreslår at Norges Skytterstyre fremmer følgende forslag for 
Skyttertinget 2008: 
Regelverket i Skytterbokas kapittel 1-3 endres til nedenstående innhold (innholdsmessige 
endringer er uthevet og i kursiv, mens endret plassering/systematikk på teksten fra dagens 
Skytterbok er kun uthevet). Kapittel 4-18 endres slik at kompetansefordelingen mellom 
Skyttertinget og Norges Skytterstyre beskrives. Regelverket gjøres gjeldende fra og med 1/1-
2010. 
 
KAPITTEL 1: LOVER FOR DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN MED SUPPLERENDE 
BESTEMMELSER 
Innholdsfortegnelsen blir:  



1.100 Grunnregler 
1.200 Skyttertinget 
1.300 Skytterstyret 
1.400   Standardlov for samlagene 
1.500 Standardlov for skytterlag 
1.600 Skyttertingets forretningsorden 
1.700 Regler om Valgkomitéens arbeid 
1.800  Supplerende bestemmelser 
 
Endringer i lover for Skyttertinget, Skyttersamlagene, Skytterlagene, Skyttertingets 
forretningsorden og Valgkomiteens arbeid foretas av Skyttertinget. Endringer i supplerende 
bestemmelser kan foretas av Skytterstyret. Endringer i grunnreglene må i tillegg til 
Skyttertingsbehandling også godkjennes av Forsvarsdepartementet/Stortinget.  
 
1.100 Grunnregler 
Som dagens regler. 
 
1.200 Skyttertinget  

Nåværende §4-1 blir § 2-1  
 
Skyttertinget er Det frivillige Skyttervesens høyeste myndighet. 
 
Ordinært skytterting avholdes en gang årlig etter innkalling fra Norges Skytterstyre. 
 
Tredje ledd skal lyde: 
Ekstraordinært Skytterting kan avholdes når Skytterstyret finner det nødvendig, eller når 
minst halvparten av samlagene forlanger det. Krav om ekstraordinært Skytterting skal 
behandles i samlagsstyret etter forutgående skriftlig innkalling og krever flertall i 
vedkommende samlagsstyre.  
 
Fjerde ledd skal lyde: 
De samlagsvalgte tingrepresentanter, samt medlemmene av Norges Skytterstyre har tale, 
forslags - og stemmerett i alle saker, herunder valg. Norges Skytterstyre deltar ikke i 
avstemninger som vedrører deres arbeid. Derimot har de talerett i slike saker.  
 
Femte ledd skal lyde:  
Generalsekretæren og assisterende generalsekretær har plikt til å delta i Skyttertinget med 
talerett, men uten forslags- og stemmerett. Skyttertinget kan gi utenforstående anledning til 
talerett i enkeltsaker. 
 

§ 4-2 blir § 2-2 osv. 
 

§ 2-2  
Norges Skytterstyre sender innkalling til ordinært Skytterting senest 15. mai samme år som 
Skyttertinget skal holdes. Med innkallingen skal følge fullstendig saksliste, vedlagt 
årsmelding og regnskap.  
 
Skyttertinget ledes av to møteledere valgt av Norges Skytterstyre.  
 

Vedtak i Skyttertinget fattes med alminnelig flertall når ikke annet er fastsatt. Endringer i 
regelverket i Skytterbokas kapittel 1, pkt. 1.100 – 1.500 krever 2/3 flertall av Skyttertingets 
frammøtte stemmeberettigede. 
 



Skyttertinget er vedtaksført når 2/3 av de stemmeberettigede er til stede. Skriftlig avstemming 
skal foretas når en representant med stemmerett krever det. 
 

Det skal føres protokoll over Skyttertingets forhandlinger.  
Gjennomføring av Skyttertinget skjer i henhold til Skyttertingets forretningsorden.  
 

§ 2-3 
a) Skyttertinget skal behandle de ordinære tingsaker og fastsette regler og bestemmelser 
som må være ens for skytterlagene og skyttersamlagene, samt fatte vedtak om felles 
virksomhet forøvrig i organisasjonen. Slike regler og vedtak må ikke under noen 
omstendighet være i strid med grunnreglene, eller på noen måte erstatte disse. Forslag til 
Skyttertinget må være sendt Skytterstyret senest 1. februar samme år som Skyttertinget skal 
holdes. Styret forbereder og kan samordne innsendte saker når dette anses hensiktsmessig. 
 
b) Skyttertinget skal: 
 - Behandle årsmelding for Det frivillige Skyttervesen 
 - Behandle avsluttede og reviderte regnskaper 
 - Behandle budsjetter/søknad om statsmidler 
 - Behandle og fatte vedtak i saker av felles art for øvrig 
 - Velge medlemmer til Norges Skytterstyre med personlige varamedlemmer. 
Funksjonstiden er tre år 
 - Velge president for ett år 
 - Velge visepresident for ett år blant de fem tingvalgte styremedlemmer 
 
c) Videre skal Skyttertinget velge medlemmer med personlige varamedlemmer til følgende 
utvalg og komiteer:  
Valgkomité 
Ungdomsutvalget (DFSU). Leder og nestleder velges særskilt. 
Domsutvalg og Appellutvalg. Leder og nestleder velges særskilt. 
Rådgivende utvalg. Leder og nestleder velges særskilt.  
Representanter til HV og andre samarbeidende organisasjoner 
 
Hvor ikke annet er bestemt skal funksjonstiden være to år for medlemmer og 
varamedlemmer i utvalg og komitéer. Halvdelen av medlemmene skal utgå etter tur hvert 
år. Ved første gangs valg foretar Valgkomitéen loddtrekning. 
 

§ 2-4 
Funksjonstiden for tillitsvalgte, herunder medlemmer av Norges Skytterstyre, tar til 
umiddelbart etter Skyttertinget, og varer til og med Skyttertinget i det år funksjonstiden 
utløper. I de tilfeller hvor Skyttertinget avholdes i tilknytning til Landskytterstevnet, gjøres 
valgene gjeldende fra og med Landsskytterstevnets avslutning.   
 

§ 2-5 
Rett til å legge fram saker for Skyttertinget har Norges Skytterstyre, samlagsstyrene, det 
enkelte skytterlag og enkeltmedlemmer i skytterlagene. Forslag fra skytterlagene og/eller 
enkeltmedlemmer må, for å kunne fremmes, ha flertall på årsmøtet hos vedkommende 
skytterlag og på samlagets ombudsmøte. Forslag fra et samlagsstyre må også ha flertall på 
samlagets ombudsmøte for å fremmes for Skyttertinget.   
 
Dersom et forslag til Skyttertinget ligger innenfor Skytterstyrets kompetanse, skal det likevel 
når minst 2 samlag krever det åpnes for behandling på Skyttertinget. Dette forutsetter at 
forslaget har kommet innen fastsatt frist foran Skyttertinget. Dersom Skytterstyret finner at et 
forslag er av prinsipiell betydning, kan Skytterstyret på eget initiativ fremme forslag for 



Skyttertinget selv om det ligger innenfor Skytterstyrets kompetanseområde. 
 
Forslag som skal behandles av Skyttertinget må være sendt Skytterstyret senest 1. februar 
samme år som Skyttertinget skal holdes.  
 
Saker som er for sent innsendt kan ikke tas opp til behandling. En sak som er behandlet og 
avgjort av et Skytterting, kan ikke fremmes på ny før etter to år med mindre Skytterstyret av 
spesielle grunner finner det nødvendig. 
 
Skytterstyrets innstilling med sakenes dokumenter må være sendt representantene senest 
15. mai samme år som Skyttertinget skal holdes. 
 
 

Ny § 2-6 skal lyde: (hentet fra § 6-1) 
 

§ 2-6 
a) Samlagene sender melding til Skytterkontoret innen 10. januar om hvem som er valgt 
som samlagets representant til Skyttertinget med vararepresentant. For å være valgbar må 
vedkommende ha fylt 18 år og være medlem av et skytterlag i det samlag vedkommende 
skal møte som representant for.  
 
b) Norges Skytterstyre sender senest 1. oktober året før Skyttertinget oppgave til 
skyttersamlagene over hvilke medlemmer som står på valg i styrer, utvalg og komiteer. 
Denne melding skal også inntas i Norsk Skyttertidende.  
 
c) Rett til å fremsette forslag på kandidater har skytterlagsmedlemmer, skytterlag og 
skyttersamlag. Forslag fra skytterlagsmedlemmer og skytterlag skal sendes gjennom 
samlagene. Samlagsstyrene skal oversende innkomne og egne forslag til Valgkomitéen 
innen 1. februar samme år som Skyttertinget skal holdes. Valgbare er de som er nevnt i 
grunnreglenes § 1-4. Valgkomiteen skal oversende sin innstilling til Skytterkontoret senest 
30. april. 
 
e) Valgkomiteens innstillinger med sakenes dokumenter må være sendt representantene senest 
15. mai samme år som Skyttertinget skal holdes.  
 

§ 2-7  
 

a) Når ekstraordinært Skytterting avholdes gjelder følgende fremgangsmåte: Skytterstyret 
sender skriftlig kunngjøring til samlagene om det eller de forslag som skal behandles. 
Tilsvarende kunngjøring inntas i Norsk Skyttertidende. Forslag til saken(e) må være kommet 
til Skytterstyret innen 14 dager etter kunngjøring. Deretter utarbeider Skytterstyret innstilling 
og innkaller til ekstraordinært Skytterting. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
1.300 Norges Skytterstyre 
Innledning 

§ 5-1 blir § 3-1 
 

Norges Skytterstyre består av åtte medlemmer. osv.  
 

§ 5-2 blir § 3-2 osv. 
 

§ 3-3 
Styret er: 
a Ansvarlig for….(som før) 
 
Styret skal: 
b Lede organisasjonen i overensstemmelse med grunnreglene og gjennomføre de vedtak 
som fattes av Skyttertinget. Videre gjøre nødvendige vedtak innenfor styrets 
kompetanseområder til det beste for skyttersaken.     
 
c Representere…..(som før) o.s.v. 
 
 
1.400 Standarlov for skyttersamlag 
Innledning 

 
§ 3-1 blir § 4-1  

Et skyttersamlag har som formål.. …… 
 
O.s.v. som før 
 
 
1.500 Standardlov for skytterlag  
 
Innledning 
§ 2-1 blir § 5-1 osv.  

§ 5-1 
Lagets navn er……. 
Lagets formål er som fastlagt i grunnregler for Det frivillige Skyttervesen (osv)  
 
Osv. som i pkt 1.120 
 
 
1.600 Skyttertingets forretningsorden 
 
Gamle § 6-2 blir § 6-1 med noen justeringer:  
 

§ 6-1 
Skyttertinget åpnes og avsluttes med at forsamlingen synger henholdsvis kongesangen og 
nasjonalsangen.  

 
 § 6-2 

Skyttertinget ledes av to dirigenter, valgt av Skytterstyret senest 12 uker før åpningen av 
Skyttertinget. Dersom disse fra før har status som samlagsrepresentant til Skyttertinget 
overtas deres plass av vedkommendes vararepresentanter. Skytterstyrets sekretær fører 



møteprotokollen. Det skal velges to representanter til å undertegne protokollen.  
 

§ 6-3  
Det foretas opprop av representantene. Dirigentene erklærer Skyttertinget forhandlingsdyktig 
dersom mer enn halvparten av samlagene er lovlig representert. Antallet stemmeberettigede 
fastslås. Representanter som av spesielle grunner må forlate salen mens Skyttertinget er satt må 
innvilges permisjon av dirigenten. 
 

§ 6-4 
Alle som vil uttale seg til en sak som er tatt opp til behandling, må forlange ordet hos dirigenten 
og må holde seg til saken. 
 

§ 6-5 
Dersom dirigenten finner det ønskelig å innskrenke debatten, kan han/hun begrense tale-tiden 
og sette strek for inntegning av talere. Hvis noen forlanger ordet “Til forretningsorden” og 
“Replikk”, brytes rekkefølgen i talerlisten. 
 

§ 6-6 
Forslag til den sak som behandles skal leveres skriftlig til dirigenten og skal straks refereres. Etter 
at strek for forslag er satt, kan det ikke framsettes nye forslag til saken. 
 

§ 6-7 
Skyttertinget kan vedta å opprette en redaksjonskomité på tre medlemmer som kan få i 
oppdrag å samordne forslag til uttalelser, vedtak m.v. 
 

§ 6-8 
Hvis det kommer forslag om utsettelse, skal talerlisten straks avbrytes og forslaget settes under 
avstemming. 
 

§ 6-9 
Når det kreves at ordskiftet skal avsluttes og det står noen igjen som har forlangt ordet uten å ha 
fått det, må 2/3 av dem som er til stede, stemme for at ordskiftet avsluttes. 
 

§ 6-10 
Når ordskiftet er avsluttet skal alle foreliggende forslag refereres og tas opp til avstemming på 
den måte dirigenten fastsetter. Skriftlig avstemning skal foretas når en representant med 
stemmerett krever det. Hvis det blir gjort innvendinger mot avstemmingsmåten, avgjør 
Skyttertinget denne. 
 

§ 6-11 
Alle plikter å avgi stemme ved avstemninger, “Blank” stemme er tillatt ved  
skriftlig avstemming. I tilfelle stemmelikhet er presidentens stemme avgjørende. Ved stemme-
likhet under valg og skriftlig avstemming foretar Skyttertingets dirigenter loddtrekning. 
 

§ 6-12 
Såfremt noe annet ikke blir fastsatt av Skyttertinget, trer alle tingvedtak i kraft fra  
1. januar året etter at vedtaket er gjort. Dette gjelder ikke valg, jfr.§ 2-4. 
 

§ 6-13 
I tingprotokollen skal innføres saksforslag og innstilling fra Skytterstyret, talere, forslag, 
avstemninger og vedtak. Protokollen skal underskrives umiddelbart etter tingforhandlingene av 
de to valgte tingrepresentanter. 
 



1.700 Valgkomité 
Innledning  
 
(Her inntas bestemmelsene i någjeldende § 6-3 bokstav b) – d) slik:) 
 

§ 7-1 
Skyttertinget velger en Valgkomité på fem medlemmer for 2 år om gangen……  
 

 § 7-2  
Når Skyttertinget er hevet… 

§ 7-3 
 
Valgkomiteen behandler de innkomne forslag…. 
 
 
 
1.800 Supplerende bestemmelser 
 
Som dagens regelverk. 
 
KAPITTEL 2: ORGANISASJONENS OPPBYGGING 
Som i dag, men regelverket om landsdelskretsene flyttes til kapittel 3.  
 
KAPITTEL 3: LANDSDELSKRETSER 
Regelverket om landsdelskretser flyttes til kapittel 3.  
 
Kapitlet får følgende innledning: 
Endringer av landsdelskretser/samlagsgrenser skal behandles av Skyttertinget. 
 
KAPITTEL 4: HEDERSBEVISNINGER 
Kapitlet får følgende innledning: 
 
Innføring eller fjerning av hedersbevisninger gjøres av Skyttertinget. Øvrige endringer kan 
foretas av Skytterstyret.      
 
KAPITTEL 5: FORSIKRING 
Kapitlet får følgende innledning: 

Endringer i ansvarsforsikringen kan foretas av Skytterstyret.  
 
KAPITTEL 6: VÅPEN OG AMMUNISJON 
Kapitlet får følgende innledning: 

Innføring av nye geværmodeller og kalibre skal godkjennes av Skyttertinget. 
Øvrige endringer kan foretas av Skytterstyret. 
 

KAPITTEL 7: KLASSESETTING 
Kapitlet får følgende innledning: 

Endringer i klassesystemet med hovedprinsipper for klassesammensetningen (punkt 7.180) 
foretas av Skyttertinget. Øvrige endringer kan foretas av Skytterstyret. 
 
 

 



KAPITTEL 8: SKYTEREGLEMENT 
Kapitlet får følgende innledning: 

Alle endringer kan foretas av Skytterstyret. 
 
KAPITTEL 9: SKIVER OG FIGURER – REGLER FOR ANVISNING 
Kapitlet får følgende innledning: 

Alle endringer kan foretas av Skytterstyret. 
 
KAPITTEL 10: PREMIERING/RANGERING 
Kapitlet får følgende innledning: 

Endringer i premieringsreglene foretas av Skyttertinget. Øvrige endringer, herunder 
rangeringsregelene, kan foretas av Skytterstyret. 
 
KAPITTEL 11: KONKURRANSER, STEVNEREGLER OG SKYTEPROGRAM  
Kapitlet får følgende innledning: 
 
Endringer i konkurransedisipliner, skyteprogrammer og turnus/søknadsfrist for 
landsskytterstevner (11.222 og 11.223) foretas av Skyttertinget. Skytterstyret kan foreta endringer 
i gjennomføringen av programmene (eksempelvis skytetider og andre sportslige tillempinger) 
samt øvrige stevneregler. Nordisk formannsmøte har kompetansen til å gjennomføre endringer i 
de nordiske konkurranseprogrammer.   
 
KAPITTEL 12: MEDALJER OG MERKER 
Kapitlet får følgende innledning: 

Innføring eller fjerning av medaljer og merker foretas av Skyttertinget. Øvrige tilpasninger kan 
foretas av Skytterstyret. 
 
KAPITTEL 13: SKYTEBANER 
Kapitlet får følgende innledning: 
 
Endringer som ikke er fastsatt utenfor Skyttertingets og Skytterstyrets kompetanse (eksempelvis 
Skytebaneloven), kan foretas av Skytterstyret. 
 
KAPITTEL 14: SPONSORAVTALER 
Kapitlet får følgende innledning: 

Endringer kan foretas av Skytterstyret. 
 

KAPITTEL 15: STRAFFEBESTEMMELSER, DOPINGREGLER, DOMS – OG APPELLUTVALG 
Kapitlet får følgende innledning: 

Endringer foretas kun av Skyttertinget 
 
KAPITTEL 16: BIDRAGSORDNINGER 
Kapitlet får følgende innledning: 

Bidragssatser vedtas av Skytterstyret. 
 
 

KAPITTEL 17: UNGDOMSARBEIDET 
Kapitlet får følgende innledning:  

Regelverk angående hvilke ungdomsutvalg man skal ha, og sammensetningen av disse, 



vedtas av Skyttertinget. Øvrige bestemmelser kan vedtas av Skytterstyret.       
 
KAPITTEL 18: SKIFELTSKYTING/SKOGSLØP MED FELTSKYTING 
Kapitlet får følgende innledning: 
 
Regelverk angående hvilke utvalg man skal ha i skifeltskyting og skogsløp med feltskyting, samt 
sammensetningen av disse, avgjøres av Skyttertinget. Øvrige regler fastsettes av Skytterstyret. 
 
Vedtak 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2008 til å gjøre følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 04/2008 
Tingsak: Endring av samlagsgrenser. Forslag om nedleggelse av Senja 
skyttersamlag 

 
Grensene mellom samlagene Troms, Ofoten og Senja har vært tema for vurderinger i en årrekke. 
Det er i praksis slik at grensene har eksistert siden den gang ferdsel på sjøen var det normale. 
Dette har ført til at lagene i Harstad-området har reist gjennom Ofoten skyttersamlag for å 
komme til den Tromsbaserte delen av samlaget. 
 
Det er nå tatt initiativ til å gi lagene i Senja en bedre geografisk tilhørighet til de lag og 
samlag det er naturlig å samarbeide med.  
 
Drøfting: 
Det vises til Senja skyttersamlags redegjørelse for saken.  
 
All den tid det er Senja som foreslår sin egen nedleggelse, med overføring av lag til Ofoten 
og Troms, er det lite å tilføye til saken. 
 
Det er grunn til å tro at en tilpassing til dagens kommunikasjonsmønster vil være en styrke 
for de lagene som er involvert og i så måte bety en styrking av skyttersaken i regionen. 
Fordeling av lagene i Senja bør være den som beskrives i brev fra samlaget. Dette betyr at 
skytterlagene Brøstadbotn, Bjørkebakk, Bardu, Salangsdalen, Nappen og Sjøveien overføres 
til Troms. Skytterlagene Gratangen, Skånland, Trondenes, Vågen, Bestebostad og Kvæfjord 
overføres til Ofoten. Det var en tid en viss vurdering om plassering av Nappen skytterlag. 
Imidlertid ser det ut til at også dette er avklart.  
 
Fordeling av midler, materiell og annet utstyr bør ha en egen drøfting. Som det framgår av 
brev av 02.10.2007 fra Senja foreslås det at kassabeholdning fordeles i forhold til hvor mange 
medlemmer som overføres til Troms og Ofoten. Vandretrofeer tildeles de som har flest napp. 
Dokumenter, særlig regnskap, må sendes DFS for oppbevaring i påkrevet tid. Gjenstander av 
historisk verdi bør finne sin plass i et dertil egnet museum el. Det synes rimelig at 
Skyttertinget gir styret fullmakt til å ivareta denne del av saken.   
 
 



Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Senja Skyttersamlag legges ned som samlag i DFS. Skytterlagene Brøstadbotn, Bjørkebakk, 
Bardu, Salangsdalen, Nappen og Sjøveien overføres til Troms skyttersamlag. Skytterlagene 
Gratangen, Skånland, Trondenes, Vågen, Bestebostad og Kvæfjord overføres til Ofoten 
skyttersamlag. Samlagsgrensene for Troms og Ofoten justeres tilsvarende. 
Norges Skytterstyre gis fullmakt til å godkjenne og iverksette de nødvendige administrative 
tiltak.  
 
 
 
Vedtak 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2008 til å gjøre følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 05/2008 Forslag om NM felt utenom LS
 
Hordaland, Ringerike og Opland skyttersamlag har fremmet forslag om å etablere et eget 
NM i feltskyting i overgangen mellom felt- og banesesongen. Målsetningen med forslaget er 
å følge opp organisasjonens ønske om å bedre interessen for feltskyting. Alle forslagene 
baserer seg på et forslag, som er utarbeidet av John Olav Ågotnes og Ola Tore Dokken. 
 
Drøfting:  
Alle forslag som kan bidra til økt aktivitet i feltskytingene er positivt. Intensjonen med 
forslaget er i så måte meget god, og inneholder interessante elementer til utviklingen av 
feltskyting i Norge. 
 
Landsskytterstevnet og NM i feltskyting 
Landsskytterstevnet har en helt spesiell plass i Det frivillige Skyttervesen, og det er et 
overordnet prinsipp at det ikke innføres ordninger som synes å kunne svekke øvelsenes 
status eller arrangementets betydning for organisasjonen. En eventuell innføring av NM i felt 
på våren må sees i lys av at dette mesterskapet ikke må svekke statusen til LS. 
Forslaget til Ringerike og Hordaland legger også dette til grunn, ved å påpeke at 
feltskytingen på LS skal foregå som i dag, med unntak av at NM tittelen og NM medaljene 
overføres til NM i feltskyting på våren. Det er imidlertid vanskelig å se at man kan klare å 
opprettholde statusen for LS-felten når vinneren ikke kan kalle seg Norgesmester. Dette til 
tross for at Landsskytterstevnet fortsatt vil være Norges største feltstevne. Riktignok foreslås 
det at felten på LS skal være en kvalifisering til neste års NM, men dette vil kun være en 
gulrot for noen ganske få. Feltskytingen på Landsskytterstevnet vil derfor kunne få et preg av 
å være en litt ubetydelig øvelse, noe som vil kunne svekke Landsskytterstevnets status. 
 
Å knytte NM i feltskyting til feltsesongen vil kunne høyne statusen til NM vinneren. Tanken 
bak forslaget er å lage et mer feltmessig preg på NM enn hva som er tilfelle på dagens NM. 
Ukjente avstander, bruk av dobbelthold og enkelte hold helt opp mot 650 meter vil gjøre 
skytingen både krevende og feltmessig. På denne måten sikrer man at vinneren innehar de 
ferdigheter en feltmester bør inneha. Dessuten kan det virke fornuftig at Norgesmesteren i 
denne grenen kåres på den tiden av året da denne grenen utføres. 
På den annen side vil et slikt opplegg trekke med seg et ønske fra aktuelle skyttere om å 
kunne få tilrettelagte stevner i forkant, slik at disse kan benyttes som trening og 
uttaksstevner. Det uheldige med dette er at disse stevnene vil være for krevende for de 



øvrige skytterne og avstanden mellom de beste og de mindre gode blir vesentlig større.
 
 
Tidspunkt og turnus 
Å finne et egnet tidspunkt som vil passe for hele landet er krevende. I forslaget er en av de 
to siste helgene i april foreslått. Dette synes som et fornuftig tidspunkt, til tross for at 
banesesongen er i full gang i deler av landet. Fordelene er at det er lenge lyst på denne 
tiden av året, samtidig som hele landet da enten har tilbakelagt eller er i gang med 
feltsesongen.  
En utfordring vil selvsagt være at arrangementet de fleste steder må gå på barmark på 
denne tiden av året. Dette vil vanskeliggjøre den tekniske delen av arrangementet, og 
begrense hvilke områder som kan benyttes. 
 
Forslaget beskriver et NM arrangement på en dag. I utgangspunktet et attraktivt forhold, 
som vil gi muligheten for flere arrangører til å avholde mesterskapet. Det må likevel 
påregnes et betydelig antall overnattinger i forbindelse med et slikt arrangement, noe som 
kan begrense hvilke arrangører som har tilfredsstillende infrastruktur. Infrastruktur i 
forbindelse med overnatting står som regel i kontrast til de omgivelsene som kreves for et 
slikt arrangement. En mulighet er selvsagt å legge arrangementet til militære skytefelt med 
dertil hørende militærforlegninger. 
 
Forslaget legger opp til at NM skal avvikles etter turnus mellom landsdelene. Dette er et 
grunnfestet prinsipp, som bør videreføres. Det kan synes hensiktsmessig at turnusen avviker 
fra LS-turnus. Dette fordi landsdelen da ikke har for mye å gjøre med nytt LS arrangement, 
men også at man da kan få ”LS-effekten” med økt lokal aktivitet i landsdelen noe oftere enn 
hvert 5. år. 
 
Deltakere og uttakskriterier 
Med forslag om at arrangementet skal avvikles på en dag, blir det nødvendig å begrense 
deltakelsen. En øvre grense er fra forslagsstiller beskrevet til 400. Dette er fullt ut 
gjennomførbart. Til sammenlikning skyter opptil 950 skyttere på en dag i grovfelten på LS. 
Når deltakelsen begrenses til 400, må det være et sett med uttakskriterier som legges til 
grunn for deltakelsen. Det foreslås at alle som får medalje eller stjerne under felten på LS 
automatisk skal være kvalifisert for neste års mesterskap. De siste årene har dette vært 
mellom 40 og 60. I tillegg får alle samlag en minimumskvote på 3 deltakere. De resterende 
plassene fordeles ut i fra deltakelsen på samlagsmesterskapet (både finfelt og grovfelt). Ut i 
fra tallene fra 2006 ser det ut til at samlagene tildeles én kvoteplass pr 20. deltaker. 
Eksempelvis vil Akershus, som hadde 144 deltakere, få 3 plasser (som alle samlag får), pluss 7 
plasser (beregnet etter deltakelsen på samlagsstevnet (7x20=140), pluss evt. skyttere som 
fikk medalje/stjerne på LS.  
Med denne fordelingsmodellen vil samlagene få en økt motivasjon til å få med deltakere på 
samlagsmesterskapet. 
 
At ikke alle som ønsker kan delta i et norgesmesterskap er i seg selv meget betenkelig, og 
strider klart mot den breddetenkningen vi har i vår organisasjon. Et NM i feltskyting med 
begrenset deltakelse vil ikke være oppnåelig for bredden i organisasjonen, men kun et 
tilbud for de aller beste. Dette i seg selv er lite tiltalende i forhold til aktivitetstilbudet vi som 
organisasjon bør tilrettelegge for. 
På den andre siden vil nok et eget NM i feltskyting med kvalifisering gi feltskytingen et løft i 
form av økt aktivitet blant mange skyttere. Det at man må kvalifisere seg for å kunne delta vil 
helt klart bidra til at enkelte også gjør en innsats for å kvalifisere seg, noe som igjen kan gi 
økt deltakelse på lokale stevner.  
 



 
Tittel, premiering og presse 
Forslagsstiller ønsker at vinner av feltskytingen på LS blir tildelt tittelen Feltkonge og at 
vinner i NM felt blir kalt Norgesmester i feltskyting. De har videre et ønske om at det skal 
søkes om å få Kongepokal til et nytt NM felt. Det kan da virke litt paradoksalt at den av de to 
vinnerne som ikke tildeles en Kongepokal skal bli benevnt Feltkonge. I følge de signalene 
slottet tidligere har gitt, er det lite sannsynlig at et eget NM felt vil få tildelt en egen 
Kongepokal. Antallet Kongepokaler har de siste årene gått ned. 
 
Det er helt klart at et eget NM i feltskyting i april vil gi økt pressedekning av feltskyting, 
spesielt i lokalpressen. Dette gjelder både i forkant av mesterskapet, hvor det vil være fokus 
på hvem som ligger an til å bli kvalifisert, og hvem som ikke kvalifiserer seg, men også under 
selve mesterskapet. Dette er positivt for feltskyting spesielt, men også for skyting generelt. 
NRK har imidlertid gitt uttrykk for at de ikke ønsker å gjøre noe stort ut av et NM. Det er 
heller ingen grunn til å tro at den øvrige rikspressen vil lage store saker på NM. 
 
Sentral støtte og økonomi 
Et eget NM i feltskyting vil kreve mye ressurser å arrangere. Et viktig spørsmål i denne 
sammenheng er hvem som skal kvalitetssikre mesterskapet. På LS har administrasjonen 
mange møter og befaringer i forkant av mesterskapet. I tillegg står Skytterkontoret for 
opplæring av funksjonærer, samt all resultatservicen under selve konkurransen. Med dagens 
bemanning på Skytterkontoret får vi et kapasitetsproblem hvis administrasjonen skal støtte 
arrangøren i stor grad. Det må i så fall kraftige prioriteringer til, noe som vil gå ut over øvrig 
aktivitet på kontoret og i organisasjonen forøvrig. 
 
Foreløpig er det ikke gjort noen beregninger på hvor mye et eget NM i feltskyting på våren 
vil koste DFS, men det er på det rene at det vil bli et betydelig beløp. Utgifter til premier, 
økonomisk støtte til arrangøren, lønn, reise og opphold for de som skal bidra med sentral 
støtte er bare noen av utgiftene som må påberegnes. Slik det er i dag må disse midlene tas 
fra andre poster i regnskapet. 
 
Andre forhold 
Innføring av kaliber 5.56 i DFS er en sak som bør avklares før det tas stilling til et eget NM i 
feltskyting. Dette fordi nytt kaliber kan få en innvirkning på feltskyting generelt. Dersom man 
ikke går bort i fra tanken om at man kan klare seg med ett våpen/kaliber i DFS, så vil det 
være aktuelt å kutte ut hold med avstander over 400 meter i feltskyting. 
 
Konklusjon 
Administrasjonen har diskutert denne saken grundig internt. Til tross for at det er noe 
uenighet, går et klart flertall imot et eget NM i feltskyting i april. Hovedbegrunnelsene er 
først og fremst at et begrenset antall deltakere får være med, noe som strider klart mot DFS` 
mål om å være en breddeorganisasjon. Nettopp det at et stort antall skyttere, ikke minst de 
som normalt ikke tilhører eliten, lever i håpet om å kunne hevde seg. Mange av disse vil nå 
aldri få muligheten til å delta. Dessuten er oppfatningen at forslaget vil svekke statusen til 
Landsskytterstevnet, noe som ikke er ønskelig. Med elektroniske skiver i finalen, storskjerm 
og flott sceneshow ala Kongelaget, tror vi denne fokuseringen på LS vil være mer positivt for 
feltskyting generelt enn et eget NM felt på våren. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak 
for Skyttertinget 2008: 
 
Dagens ordning med NM i feltskyting på Landsskytterstevnet opprettholdes. 
 



Brovold fremmet følgende forslag: 
Det gjennomføres en prøveordning med NM feltskyting i 2009 og 2010.  Skyttertinget gir 
fullmakt til Norges Skytterstyre til å utforme reglement for gjennomføring av 
prøveordningen.   
 
Vedtak 
Norges Skytterstyres innbyr Skyttertinget 2008 til å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyres flertall med representantene Brovold, Tvinnereim, Kornbrekke, Hofstad 
og Aasen stemte for forslaget fremsatt av Brovold.  
 
Styrets mindretall med representantene Kveli, Undseth og Ivarrud stemte for 
administrasjonens forslag.    

 
 
 
 

Sak 06/2008 Tingsak: Forslag om mesterskap i klasse 1 og 2
 
Akershus skyttersamlag har fremmet forslag om endring i Skytterbokas pkt. 11.110 – 
Mesterskapsprogram for baneskyting, ved en innføring av mesterskapsomgang for klasse 1 
og 2, med samme skyteprogram og skytetid som i dag er gjeldende for klasse 3-5.  
 
Hovedargumentet til Akershus, og bakgrunn for forslaget, er at mesterskapsomgang for 
disse klassene er ønskelig og motiverende, og at dette på sikt kan øke deltakelsen i klasse 1 
og 2. 
 
Drøfting: 
Akershus henviser til historikken rundt kl 1 og endringer i klassestrukturen som ble vedtatt 
på tinget 2006. Men kan vi sammenlikne før og nå? Premissene og grunnlaget for klassene 
har endret seg. Det ble lagt til rette for en rekrutteringsarena på seniorsiden, og det er et 
kjernepunkt i denne saken. 
 
Det er her viktig å se tilbake på intensjonen med klassene og drøftingene som førte frem til 
forslaget til vedtak: 
 
Når formålsparagrafen uttrykker ”det norske folk” er det en selvfølge å trekke den slutning at det er 
maktpåliggende for DFS at flest mulig deltar/blir gitt muligheten til å delta i vår aktivitet.  
 
DFS er en beddeorganisasjon. Det må derfor være det store flertall av rimelig gode skyttere, ikke 
nødvendigvis de beste, som blir hørt når programmene for skytingene skal diskuteres og vurderes. 
Den alminnelig gode skytter vil normalt ønske et program som kan beherskes uten å måtte 
gjennomføre store treningsmengder.  
Dette betyr at programmene må være bygd opp slik at det er kurant å oppnå resultater som er i 
nærheten av de beste og at den som ønsker å være blant de beste fortsatt kan ha et normalt 
arbeids- og familieliv. Forvanskning av program/finaler vil redusere denne muligheten og virke 
negativt inn på interessen og derved bredden. Administrasjonen finner derfor ikke å kunne tilrå en 
vanskeligere finale i mesterskapsprogrammet. 
 
I sin konklusjon vedrørende seniorklassene er Rådgivende utvalg innom ideen og innspill om å 
gjøre programmet for klasse 1 enklere. Dette kan synes som en logisk ide, særlig dersom man gjør 
programmet for klasse 2 enklere. Man sikrer dermed både en enkel oppstart for voksne 
nybegynnere og en mykere overgang til høyere klasser dersom man går via klasse 2, med et 
enklere program enn i dag. 



Intensjonen for klasse 1 og 2 var at enhver som ønsker å skyte skal kunne finne et tilbud og 
sin plass i klassestrukturen i DFS. DFS er en folkeidrettsbevegelse og vi skal legge til rette 
også for den ”glade amatør”. Bakgrunnen for klasse 1 og 2 var litt av samme prinsippet som 
ble lagt for klasse Aspirant. En billett inn i skyttersporten som var billig og tilpasset nivået til 
nybegynnere. Veien videre tar man oppover i klassene alt etter som skyteferdighetene 
utvikler seg.  
 
Intensjonen bak klasse 1 og 2 er at dette er en rekrutteringsarena og ikke konkurranseklasser. 
Ved å innføre medaljer og mesterskapsprogram i en klasse vil kravet til utstyr, ammunisjon, 
ferdigheter med mer, skjerpes inn. Vi kan heller ikke se bort i fra at skyttere bevisst skyter seg 
ned i klasse 2 for å kunne hevde seg i en eventuell medaljestrid. Medaljer og finaleskyting 
medfører automatisk en tilspissing blant de beste i klassen, og veien opp for en nybegynner 
kan virke lite motiverende.  
 
Klasse 1 og 2 er ment som en billig vei inn i skyttersporten. En arena hvor foreldre og hvem 
som helst kan få et tilbud. En skal være forsiktig med å generalisere tilbakemeldinger fra 
skyttere i disse klassene, for det er like mange meninger som skyttere. Når mange sier at det 
må skytes omgang og at det er gøy å få være med på mesterskapsomganger, vil andre si at 
klassen er helt perfekt slik den er og at dette er en flott arena for voksne og foreldre. Miljø er 
et kjerneord. Dette er en arena hvor gode miljø skapes, og ambisjonsnivået ikke legges så 
høyt. Med innføring av medaljer og mesterskap skjerpes ambisjonsnivået og utstyrskravet.  
 
Gjennom vedtak i Tingsak nr. 8 ble det åpnet for at det kan skytes mesterskapsomganger i 
klasse 1 og 2, slik at skytterne kan forberede seg og trene på omgangsskyting. Det skal 
imidlertid ikke skytes om medaljer eller rangeres etter finaleskytingen. All premiering er etter 
25 skudd. 
 
Klassestrukturen for klasse 1 og 2 ble gjort gjeldende fra og med 2007. Organisasjonen har 
fått visse erfaringer med tilbudet i klasse 1 og 2, men det har kun gått et år. Det kan være at 
Akershus har rett i at mesterskapsomgang og skyting om medaljeplasser kan være 
motiverende og bidra til en økt rekruttering til klassene, men man skal også være 
oppmerksom på at dette kan virke mot hensikten.  
 
Rekruttering og økt aktivitet er hovedmålet med all virksomhet i Det frivillige Skyttervesen. 
Rekrutteringsarbeid innholder kjerneord som tilhørighet, samhold, oppfølging og miljø. 
Utstyr, program, reglement og andre justeringer kommer faktisk i andre rekke når det gjelder 
forutsetninger for rekruttering og arbeid med nybegynnere. Vi skal få med oss massen av 
skyttere, og legge til rette for at hver enkelt skal kunne finne sin plass i organisasjonen. Vi er 
en breddeorganisasjon og tilbudet er tilpasset alle nivåer gjennom opprykksgrenser og 
muligheten for frivillig opprykk.  
 
Konklusjon: Klasse 1 og 2 er tilrettelagt som en rekrutteringsarena, og vi bør holde medaljer, 
mesterskapsskyting og hevet ambisjonsnivå utenfor disse klassene. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Dagens reglement for konkurranseprogrammet i klasse 1 og 2 opprettholdes 
 
 
Vedtak 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2008 til å gjøre følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtatt. 

 



Sak 07/2008 Tingsak: Aktivitetsplan for DFS for perioden 2009 – 2010 
 
På Skyttertinget 2006 ble det vedtatt en aktivitetsplan for perioden 2006 – 2008, på 
grunnlag av Handlingsplan III.  
 
Norges Skytterstyres drøfting: 
Det er Norges Skytterstyres vurdering at det nå, fortsatt med grunnlag i Handlingsplan III, 
bør vedtas en ny aktivitetsplan på Skyttertinget 2008. Denne planen bygger videre på 
gjeldende aktivitetsplan og utarbeides av Norges Skytterstyre. 
 
Norges Skytterstyre har derfor i sine drøftinger besluttet å legge fram en ny aktivitetsplan 
med bakgrunn i de erfaringer som er høstet fra gjeldende aktivitetsplan. Planen er også 
denne gang gitt en konkret utforming og en tydelig beskrivelse av oppgaver og ansvar for å 
få disse gjennomført. 
 
Vedtak 
Norges Skytterstyres innstilling: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2008 til å vedta følgende aktivitetsplan for 
DFS i perioden 2009 – 2010: 
 
På grunnlag av Handlingsplan III vedtas følgende konkrete aktivitetsplan for perioden 2009 – 
2010: 
 

I. Hvem er vi: 
a. en frivillig organisasjon opprettet av Stortinget. 
b. en folkebevegelse 
c. en aktiv støttespiller for det norske forsvaret, spesielt Heimevernet. 
d. en masseidrettsbevegelse, men med plass for toppidrettsutøvere. 
e. en utdanningsinstitusjon 

i. for norsk ungdom 
ii. for Forsvaret 

iii. for landets storviltjegere 
f. en organisasjon basert på ”fair play” og høye etiske mål. 

 
II. Hvilke aktiviteter skal vi drive med: 

a. bane og feltskyting med grovkalibret våpen. 
b. 15-m innendørsskyting med finkaliber 
c. skogsløp med skyting, skifeltskyting 

 
 
III. Mål for perioden: 

a. opprettholde samme nivå på antall 30-skudd skyttere som det vil være pr 
31/12-08. 

b. øke antall skyttere i klassene 3-5 med 2 % i forhold til tallet pr 31/12-08. 
c. øke antall skyttere i klassene 1 og 2 med 3 % i forhold til tallet pr 31/12 - 08 
d. øke antall av aspirant-, rekrutt- og juniorskyttere med 2 % i forhold til tallet pr 

31/12 - 08. 
e. øke antall veteranskyttere med 3 % i forhold til tallet pr 31/12 – 08 
f. 5000 påmeldte skyttere til LS på Evje i 2009 og 7000 påmeldte til Elverum 

2010. 
g. øke antall deltakere i NM skogsløp med skyting og NM i skifeltskyting med 10 

%  i forhold til deltakelsen i 2008.  
h. Øke antall deltakere på samlagsstevnet i feltskyting med 10 % i forhold til 



deltakelsen i 2008. 
 
Føringer for å oppnå resultat følger av Handlingsplan III og Håndbok for skytterlag 
 
IV. Prioriterte oppgaver i perioden: 

a. Baner/anlegg 
i. bygge nye anlegg der anlegg mangler, eller må flytte. 

ii. vedlikehold av elektroniske anlegg 
iii. etablering av faste Stang- og felthurtigarenaer i så mange samlag som 

mulig 
iv. alle baner skal ved periodens utløp tilfredsstille alle sikkerhetskrav 

 
Ansvarlig:  
Det enkelte skytterlag med bistand fra Skytterkontoret, Skytterstyret og samlag 
 

b. Kontakt med politiske myndigheter 
i. det skal hvert år i perioden holdes minst ett møte med sentrale 

politiske myndigheter, med fylkeskommunal og kommunal ledelse. 
 
Ansvarlig:  
Skytterstyret (sentral politisk ledelse) 
Samlagene (fylkeskommunalt) 
Skytterlagene (kommunene) 
 

c. Samarbeidet med Forsvaret: 
i. opprettholde, og videreutvikle det gode samarbeid som er etablert. 

 
Ansvarlig: 
Skytterkontoret, Skytterstyret, Samlagene, Skytterlagene. 
 

d. Utdanning: 
i. DFS sin utdanning skal i perioden opprettholdes i samme omfang og 

kvalitet som i forrige periode. 
 
Ansvarlig:  
Skytterkontoret, Skytterstyret, Samlagene, Skytterlagene 
 
 
 
 

e. Økonomi: 
i. i perioden oppnå i det minste kompensasjon for lønns- og prisvekst i 

de bevilgninger som gis over forsvarsbudsjettet. 
ii. igangsette et seriøst arbeid i forhold til mulighetene for sponsoravtaler 

mellom DFS og næringslivet 
 
Ansvarlig: 
Skytterstyret. Skytterkontoret 
 

f. Premiering: 
i. i løpet av perioden få vurdert om og i hvilken utstrekning det er behov 

for endringer i dagens system 
 



Ansvarlig: 
Skytterstyret. Skytterkontoret 
 
 

g. Klassestruktur aspirant, rekrutt, junior: 
i. i løpet av perioden fremme nye forslag til endring både vedrørende 

struktur og konkurranseprogram 
 
Ansvarlig: 
Skytterstyret, DFSU, Skytterkontoret 
 

h. Feltskyting 
i. I løpet av perioden få fremmet konkrete forslag til aktivitetsfremmende 

tiltak 
 
Ansvarlig: Skytterstyret, DFSU, Skyttersamlagene 
 

 
 
 
 

Sak 08/2008 Tingsak: Dopingregler i DFS
 
Administrasjonen la fram et notat som inneholdt problemstillinger knyttet til det videre 
antidopingarbeidet i DFS. 
 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre drøftet prinsipielle spørsmål om antidopingarbeidet i DFS. Konkret sak 
om en utvidet dopingliste, og hvilken instans som skal foreta testene, vil bli tatt opp på et 
senere styremøte og fremmet for Skyttertinget 2008. I sammenheng med dopinglista vil det 
også bli foretatt en gjennomgang av straffebestemmelsene i Skytterbokas kapittel 15.  
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 09/2008 Søknad om ekstraordinært banebidrag
 
Fredrikstad Skytterlag har levert søknad om ekstraordinært banebidrag datert 28.10.07. 
Skytterkontorets J.nr 498/2007. Søknaden innebærer å få dekket en kostnad for utført 
arbeide på sikkerhetsvoller, på kr 70 250,- el deler av dette. 
 
Arbeidet ble igangsatt på bakgrunn av at sikkerhetsinspeksjon avdekket sikkerhetsmessige 
mangler.  
 
Drøfting: 
På banen til Fredrikstad Skytterlag er det gjort arbeider med sikkerhetsvollene for å få banen 



sikkerhetsmessig godkjent. Banen ligger nært byen og i et turområde. Dette stiller noe 
skjerpet oppmerksomhet på sikkerhetsmessige faktorer. Skytterlaget har gjort arbeider på 
banen som er nødvendige sikkerhetsmessige tiltak. 
 
Sett opp i mot at de søker om ekstraordinært bidrag til å få dekket kostnadene så kan man 
notere seg at Fredrikstad Skytterlag er noe mer utsatt enn andre lag fordi banen ligger i et 
svært mye brukt turområde samt at det er bebyggelse i nærheten. Dette skulle tale for at 
laget kunne fått dekket kostnader til dette framfor hva andre lag blir gitt. 
 
I tillegg kunne banen risikere å bli stengt som følge av en manglende 
sikkerhetsgodkjenning. Således kan man si at laget har behov for rask  bistand slik kravet er 
iht Skytterbokas punkt 13.400 
 
Imidlertid bør forutsetningen være at slike tiltak som det søkes dekket kostnader for her, 
forutsettes gjort innenfor lagets ordinære banebidrag. Eventuelt bør dette dekkes for lagets 
egne kostnader. Dette er stort sett hva andre lag må forholde seg til, all den tid lagene 
plikter å holde banen i sikkerhetsmessig forsvarlig stand innenfor de rammene de 
disponerer.  
 
Man kan følgelig ikke se at laget har rett til Ekstraordinært bidrag i henhold til Skytterbokas 
punkt 13.400, med den fortolkningen som her er lagt til grunn. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Fredrikstad Skytterlag innvilges ikke Ekstraordinært banebidrag etter søknad av 28.10.07 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 10/2008 Søknad om godkjenning av rekruttrifle i kaliber .22
 
K. G. Larsen fremmer søknad om godkjenning av nytt våpen i kaliber .22 til bruk i 
rekrutteringsklassene i DFS. Geværet er Russisk produsert av typen IZHMASH biathlon 7-3, og 
mye brukt som rekrutteringsvåpen i skiskyttermiljøer. Det har bl.a. på montert 
magasinholdere, solhylseforlenger, har rettrekkermekanisme, og er således et typisk 
skiskyttergevær. Avtrekksvekten holder 1,5kg. Prisen ligger på ca 11000kr. 
 
Rammene for dagens regelverk vedr. kaliber .22 våpen er vedtatt gjennom tingsak 9/1999, 
med tillegg i styresak 102/1999.  
 
Administrasjonen har i forkant av styrets behandling bedt om uttalelse fra Geværutvalget, 
slik at faginstans i denne type saker er blitt konsultert.  
 
Geværutvalgets drøfting av 13. desember 2007: 
Våpenet, slik det er forelagt utvalget er et typisk skiskyttergevær, og må tilpasses en del for å 
oppfylle dagens regelverk for godkjenning. Utvalget drøftet imidlertid ikke dette detaljert, 
ettersom det etter utvalgets oppfatning allerede gjennom styresak 39/2007 er fattet et 
prinsipielt vedtak om at skiskyttergevær ikke skal være godkjent til bruk i 
rekrutteringsklassene i DFS (unntatt aspirantklassen).  



Ut fra tilsendt brosjyremateriell registrerer utvalget at IZHMASH har andre våpen som er i 
kategori med de ”rekruttrifter” DFS tidligere har godkjent, noe som trolig vil være bedre 
alternativer til vårt bruk.  
 
Geværutvalgets drøfting gikk etter hvert over i en diskusjon om vedtak i sak 39/2007 er det 
mest formålstjenlige for DFS. Det ble i denne sammenheng påpekt at å utelukke NSSF 
godkjente skiskyttergevær setter begrensninger i muligheter for aktivitetsutveksling og 
rekruttering fra skiskyttermiljøet over til DFS. Utvalget er inneforstått med at denne 
diskusjonen ligger utenfor utvalgets mandat, men mener likevel at den er av så vesentlig 
betydning at det er grunn til å se videre på saken. Det er derfor utvalgets ønske om en felles 
snarlig drøfting av dette med DFSU. 
   
Geværutvalgets anbefaling:  
Geværutvalget anbefaler for Norges Skytterstyre å avslå søknad om godkjenning av våpen av 
typen IZHMASH biathlon 7-3 for bruk i DFS. Geværet kan imidlertid benyttes under 
forutsetning av at regelverket i skytterboka pkt. 6.340. oppfylles. Søkeren orienteres om at 
utvalget er villig til å se nærmere på våpen fra samme leverandør som ligger tettere opp til 
kategorien ”rekruttrifler”. 
 
Administrasjonens drøfting: 
Administrasjonen følger argumentasjon fra Geværutvalget og anbefaler og avslå søknaden. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Søknad om godkjenning av nytt gevær av typen IZHMASH biathlon 7 – 3 i kaliber .22 til bruk 
i rekrutteringsklassene avvises slik det er framlagt. Geværet kan imidlertid brukes i 
rekrutteringsklassene i DFS på linje med øvrige våpen, om det tilpasses regelverkets krav i 
pkt 6.340.  
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 11/2008 Gjennomføring av samlagsskytingen for senior på Landsskytterstevnet
 
Norges Skytterstyre gjorde i sak 7/2007 vedtak om en prøveordning for gjennomføring av 
samlagsskytingen på Landsskytterstevnet i 2007. Prøveordningen ble gjennomført på LS og 
evaluert i skytterstyrets møte i sak 65/2007. Evalueringen som ble gjort konkluderte med at 
gjennomføringen på arenaen ble en for langdryg affære, men at sendingene på TV ble gode. 
NRK har således gitt svært gode tilbakemeldinger på sitt inntrykk av denne 
gjennomføringsmetoden, mens det blant skyttere og publikum fikk en noe blandet 
mottakelse. 
 
Ledelsen på Skytterkontoret ble på møte i september 2007 gitt i oppdrag å ta kontakt med 
NRK for å drøfte samlagsskytingen særskilt. Dette for om mulig å finne forbedringer av 
konseptet både med hensyn til sportslige forhold og opplevelsen for publikum.  
 
Vedlagt ligger også forslag til endring av samlagsskytingen fra Frogn & Drøbak skytterlag.  
 
 



Drøfting: 
Administrasjonen har hatt flere samtaler med NRK i løpet av høsten. NRK har uttrykt sterkt 
ønske om å opprettholde den form som samlagsskytingen fikk i 2007. Konseptet med at 2 
skyttere duellerer er svært TV-vennlig. Forslagene fra Frogn & Drøbak innebærer at samtlige 
4 skyttere skal duellere mot et annet lag med 4 skyttere samtidig. En slik gjennomføring vil 
medføre at TV-produksjonen blir uoversiktlig. En TV-vennlig produksjon som skal foregå 
”live”, og hvor seerne enkelt kan følge med på hva som foregår, er nærmest umulig med en 
gjennomføring av samlagsskytingen hvor kameraene og kommentatorene må følge mange 
skyttere samtidig. Å følge 4 skyttere (40 skudd) samtidig på 4 minutter anses som det 
høyeste antall det er forsvarlig å kommentere.          
 
Møtene med NRK har således medført at administrasjonen kun vil foreslå en viss justering av 
fjorårets modell. Endringene vil i noen grad gjøre at de sportslige forhold blir mer ivaretatt, 
samtidig som at konseptet beholder og mulig øker sin TV-vennlighet. Forslaget beholder 
den tradisjonelle samlagsskytingen hvor laget med 4 skyttere skyter en kvalifisering hvor de 
16 beste lagene går videre til cupskyting. 
 
Konkret vil administrasjonen foreslå at det legges opp til et system med ”lucky loosers” eller 
”heldige tapere” når duellene blant de 16 beste lagene som kvalifiserer til cupskyting skal 
gjennomføres. Systemet med ”lucky loosers” er kjent fra både hopp og i skisprint. Det  
foreslås det at av de 8 første duellene skal de to beste poengsummene blant taperne gå 
videre fra første cuprunde. Dette slik at det blir 10 lag igjen (istedenfor 8 lag som i fjor).  
 
I kvartfinalen, hvor det da gjenstår 10 samlag, skytes det 5 dueller. Også i kvartfinalen går 
den den beste taperserien videre med sitt samlag, slik at det blir 6 samlag igjen. Disse 6 
samlagene skyter 3 dueller i semifinalen. Her blir det ingen ”lucky looser”. I finalen skyter de 3 
gjenstående samlag samtidig og mot hverandre. Beste skytter i finalen tar gull med 
samlaget sitt, nest beste skytter sikrer samlaget sølv, mens den skytter som skyter dårligst i 
finalen gir samlaget bronse.      
 
Denne endringen vil medføre at om 2 gode skyttere møtes i 1/8-delsfinale eller kvartfinale, 
så vil laget fortsatt gå videre så lenge skytteren skyter godt nok i forhold til de andre 
tapende lagskytterne.  Dette vil virke noe dempende på de mest ekstreme situasjoner der 
samlag kan bli utslått på en høy poengsum i 1/8-delsfinalen og kvartfinalen.     
 
For å bedre opplevelsen på arenaen for publikum vil administrasjonen foreslå at innledende 
skyting foregår på et annet tidspunkt enn finaleskytingene. En ser for seg at innledende 
skyting foregår på formiddagen, mens duellskyting foregår som et høydepunkt på 
ettermiddagen. Slik sett fylles den ventetiden som ble langdryg under fjorårets 
gjennomføring med annen aktivitet på arenaen. Når duellene begynner, stiller alle skytterne 
opp i oppropsteltet og lagene kjøres fortløpende uten unødig opphold. 
 
Administrasjonen vil videre foreslå at denne gjennomføringsmåten gjøres som en 
prøveordning for 2 nye år før man gjør et permanent vedtak. Det kan fortsatt være gode 
forslag til justeringer på dette konseptet, og det er således viktig at man får flere 
gjennomføringer slik at systemet får ”satt seg” før man foretar endelig vedtak.   
 
Avsluttende kommentar: 
Generelt gjelder at uten at vi tilpasser nye krav til TV-produksjon, står vi i DFS i fare for å få 
problemer med å opprettholde de lange og gode TV-sendingene fra Landsskytterstevnet. 
Dette ble også understreket på møte med NRK sin sportssjef Øyvind Lund. Vi ble av han 
berømmet for å ha tatt riktige steg i retning av å gjøre sporten mer TV-vennlig. Samtidig ble 
det påpekt at kravet til at de sportsgrener som ønsker å oppnå vesentlig sendetid i framtida 



vil være at de tilpasser seg TV-mediet.
 
De grepene som så langt er gjort i samlagsskyting er således viktige endringer for å bedre 
TV-produksjon. På den annen side må vi diskutere hvor mange tilpasninger vi er villige til å 
gjøre for imøtegå krav fra NRK i forhold til våre sportslige forventninger til gjennomføring av 
våre programmer. Administrasjonen mener at alle endringer vi gjør må kunne forsvares som 
sportslig holdbare, men vi må være åpne for alle innspill som kan gjøre sporten vår mer 
attraktiv for pressen og TV-mediet spesielt. TV-dekningen fra Landsskytterstevnet er særdeles 
viktig for anseelsen til DFS som organisasjon, samtidig som sendingene er av avgjørende 
betydning for attraktiviteten både for arrangører og skytterne.   
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
Hovedkonseptet med samlagsskytingen for klasse 1-5 som ble gjennomført under 
Landsskytterstevnet i 2007 videreføres med de nedenstående endringer som en forlenget 
prøveordning under Landsskytterstevnet i 2008 og 2009. Før Landsskytterstevnet 2010 
gjøres en evaluering for om denne formen skal innføres som fast ordning.  
 
Gjennomføringsmetoden i 2008 og 2009 justeres fra 2007-modellen slik at det innføres et 
system med ”lucky loosers” eller på norsk ”heldige tapere” i 1/8-delsfinalen og kvartfinalen.  
 
De 16 beste lagene fordeles først på 8 dueller som i 2007. Forskjellen er at de to beste 
poengsummene til de som taper sine dueller går videre til kvartfinale. 10 samlag gjenstår da 
i kvartfinalen hvor det skytes 5 dueller. 
 
Den beste skytteren blant de tapende samlagene i kvartfinalen går videre til semifinale, slik 
at det gjenstår 6 samlag.  
 
Semifinalen gjennomføres så i 3 dueller, hvor de 3 vinnende samlag går videre til finalen.  
 
I finalen skyter de tre gjenstående skytterne på likt om ESE-medaljen i gull, sølv og bronse 
for sine respektive samlag (Istedenfor en duell blir finalen således et oppgjør mellom de tre 
gjenstående samlagene).  
 
Ordningen med å tildele ESE-beger til alle de 64 skytterne som skyter for de 16 kvalifiserte 
samlagene i finaleskytingen opprettholdes. 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 12/2008 Eksklusjon av skytterlagsmedlem
 
I samsvar med bestemmelsene i § 2-3, i lover for skytterlag, og de i følge skytterlaget 
foreliggende omstendigheter, har et skytterlag ekskludert et medlem i laget. 
Dokumentasjon som foreligger både fra skytterlaget og den ekskluderte synes å bekrefte at 
saken formelt sett synes å være håndtert riktig. Den ekskluderte anker skytterlagets 
avgjørelse. 
I samsvar med reglene i kapittel 15 § 6 bringes saken inn for Norges Skytterstyre, som i sin 
tur legger saken fram for Det frivillige Skyttervesens appellutvalg. 
 



Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Ankesaken fra ekskludert medlem av Jørpeland skytterlag legges fram for Det frivillige 
Skyttervesens appellutvalg. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 13/2008 Forslag om godkjenning av tilleggsutstyr til Sauer 200 STR 
 
Skytterlinken AS v/Kurt Eirik Bekkevold søker om godkjenning av tilleggsutstyr for regulering 
av siktelinjens høyde. Søkeren argumenterer bl.a. med at dette vil muliggjøre en mer opprist 
hodeposisjon i stående, der mange må søke ned i siktet for samtidig å kunne oppnå 
tilstrekkelig kontakt for våpenet i skuldra. Prisen for ett komplett sett oppgis til 850 kr. Pris for 
ekstra skinnesett 250 kr.   
 
Norges Skytterstyre drøftet søknaden i sak 73/2007. Styret vedtok her å oversende saken til 
geværutvalget for vurdering og uttalelse, før endelig behandling.   
 
Geværutvalgets drøfting av 13. desember 2007: 
Geværutvalget støtter søkerens beskrivelse av de utfordringer en del skyttere opplever i 
stående skyting med å få god skulderkontakt i kombinasjon med en oppreist stilling for 
hodet. Bruk av de omsøkte justeringsskinner vil utjevne noen av de forskjeller det er skyttere 
mellom når det gjelder kroppsbygning.  
 
Utvalget har imidlertid noen betenkeligheter med dette tilleggsutstyret. Dette er: 
Det vil være vesentlige kostnader knyttet til anskaffelser at tilleggsutstyret, særlig for de med 
flere våpen. 
Et høyere sikte vil medføre noen endringer i våpenets estetiske utseende. Dette vil også 
gjøre våpenet noe mer sårbart for skader påført gjennom transport og uhell.  
Montering av sikteskinner vil normalt medføre at kinnstøtten må justeres opp tilnærmet 
tilsvarende. Dette vil gi økt behov for trimming av kinnstøtten for å kunne ta ladegrep/ta ut 
sluttstykket. I ekstreme tilfeller vil kinnstøtten kunne stilles så høyt at det er vanskelig å se 
gjennom løpet i fbm. visitasjon. Det kan i denne sammenheng lages regler for hvor mye 
siktelinjen kan heves, og slik at visitasjonsprosedyrer ikke blir vanskeliggjort.  
 
Geværutvalgets anbefaling:  
Geværutvalget anbefaler Norges Skytterstyre ikke å godkjenne sikteskinner for bruk i DFS. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Søknad om godkjenning av tilleggsutstyr for justering av siktelinjens høyde avvises.  
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 



Sak 14/2008 GPS koordinater på skytebaner i DFS
 
DFS har et register over alle skytebaner med GPS koordinater. Vi antar at dette registeret er 
95 % korrekt med tanke på koordinater. Dette registeret ligger foreløpig kun internt hos DFS.
 
Drøfting: 
Administrasjonen har i løpet av det siste året mottatt en rekke henvendelser om tilgang til 
koordinater for alle skytebaner. Bruk av GPS i bil har blitt veldig vanlig, og ved å laste over 
alle skytebaner på GPS vil det være svært enkelt å finne fram til skytebanen. I tillegg vil man 
kunne benytte koordinater på hjemmesiden til DFS, slik at man enkelt kan finne kjørerute til 
den skytebanen man ønsker. 
 
Administrasjonen ser flere løsninger som kan gjennomføres før man offentliggjør 
koordinater for skytebaner. 
Koordinater offentliggjøres uten at skytterlagene involveres 
Alle skytterlag blir spurt om de ønsker å reservere seg mot offentliggjøring 
Skytterkontoret sender ut brev til alle skytterlag, der hvert enkelt lag gir Skytterkontoret 
tillatelse til offentliggjøring av koordinater. 
 
Administrasjonen mener man bør være noe forsiktig med offentliggjøring av koordinater og 
ser derfor det som mest hensiktsmessig at lag som ønsker offentliggjøring av koordinater, 
selv godkjenner dette. 
 
Samtidig vil administrasjonen også be alle skytterlag om en kvalitetssikring av koordinater 
før dette offentliggjøres. 
Administrasjonen har testet ut koordinater på BIL GPS og dette fungerer helt utmerket. Det 
vil ikke være noen kostnader forbundet med dette. Evt. kostnader for å tilby søkbare 
kart/kjøreruter på hjemmesidene, vil holdes innenfor eksisterende budsjetter. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre gir administrasjonen i oppdrag å tilskrive alle skytterlag om de ønsker 
offentliggjøring av GPS koordinater for deres skytebane på DFS sine nettsider, samt bli med i 
en nedlastbar form som skyttere kan bruke i bil GPS.  For skytterlag som aksepterer dette gis 
administrasjonen i oppdrag å lage en oversikt over disse lagene som kan brukes på DFS sine 
nettsider samt installeres på GPS enheter. 
 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 15/2008 Nordisk deltagelse på Landsskytterstevnet
 
I forbindelse med Nordisk formannsmøte i Oslo oktober 2007, ble det av President Hans O. 
Kveli lansert et forslag om å vurdere muligheten for å delta i hverandres konkurranser 
utenom Nordisk mesterskap. Dette påvirker alle lands øverste mesterskap, og for vår del 
Landsskytterstevnet.  
 
 



Drøfting:  
Tanken om at skyttere fra våre naboland får delta på Landsskytterstevnet for å høste 
erfaringer som igjen kan komme til nytte i hjemlandet, er i utgangspunktet positiv. 
Ordningen gir imidlertid en rekke praktiske og større arrangementstekniske vanskeligheter.  
 
Administrasjonen er av den oppfatning at utvekslingen av ledere fra de respektive 
organisasjoner burde gi tilstrekkelig informasjon om mesterskapets gjennomføring. Det kan 
alternativt tas med skyttere som observatør sammen med sine ledere. 
 
Landsskytterstevnet er allerede et meget komplekst arrangement. Administrasjonens 
ressurser er hard presset både i forkant av arrangementet og enda tøffere den uka stevnet 
pågår. Administrasjonen stiller et stort spørsmål ved om gevinsten en slik ordning gir med 
tanke på det Nordiske samarbeidet, står i forhold til merbelastningen en nordisk tilpasning 
vil gi et allerede presset arrangement. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Dagens ordning, med de nordiske lands øverste ledere som observatører under LS, 
beholdes. I tillegg oppfordres hvert enkelt land å vurdere om det er ønskelig å ha med noen 
aktive skyttere som observatører.   
 
 
Vedtak 
Saken utsettes. Administrasjonen får i oppdrag å fremme forslag til deltakelse fra Danmark 
og Sverige på en måte som er paktisk gjennomførbar for Landsskytterstevnet i Førde. 

 
 
 
 

Sak 16/2008 Lønnsystemet på Skytterkontoret
 
Skytterkontorets Personalforening har oversendt et brev til Skytterstyret/ledelsen med ønske 
om en revisjon av lønnssystemet på Skytterkontoret. De begrunner sitt syn med at det nå er 
4 år siden det sist var en gjennomgang av lønnssystemet, og at det på den tiden har skjedd 
endringer som gjør et slikt arbeid påkrevd. De viser videre spesielt til overtidsbelastningen, 
samt at det er foretatt 2 ansettelser den senere tid som har fått lønnstilbud høyere enn det 
fastlagte lønnssystem.    
 
Ledelsens vurdering: 
Ledelsen har i utgangspunktet ingen innvendinger mot at det på nytt foretas en 
gjennomgang av lønnsstrukturen på Skytterkontoret. Flere av personalet har uttrykt et sterkt 
ønske om dette, og det er kjent at Presidenten fikk slik tilbakemelding gjennom sine 
samtaler med alle ansatte før jul. Som Personalforeningen skriver har det vært tradisjon for at 
en slik gjennomgang har blitt gjort ca. hvert fjerde år. Dette har vist seg nødvendig for å 
tilpasse lønnsystemet etter de endringer som også skjer på andre sektorer i arbeidslivet. Det 
er ledelsens inntrykk at flere av stillingene har hatt en mindre god lønnsutvikling enn det har 
vært i samfunnet for øvrig for tilsvarende kompetanse. 
 
Det er ingen tvil om at vi i noen stilinger har stor overtidsbelastning i forbindelse med den 
utstrakte kursvirksomheten, og spesielt gjelder dette Landsskytterstevnet. Når det gjelder 
antallet timer overtid holder vi oss innenfor bestemmelsene, men når det gjelder 
sammenhengende overtid hvor det også arbeides flere helger på rad er det vanskelig å 
holde seg innenfor statens bestemmelser.  



 
Ledelsen mener at det bør nedsettes et utvalg bestående av en representant fra både 
Skytterstyret, ledelsen på Skytterkontoret og Skytterkontorets Personalforening for en 
gjennomgang av nåværende lønnssystemet. Dette i tråd med det forslag 
Personalforeningen fremmer, men hvor utvalget består av 3 personer.   
 
Ledelsen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak:
 
Det oppnevnes et utvalg bestående av en representant fra Norges Skytterstyre, ledelsen på 
Skytterkontoret og Skytterkontorets Personalforening. Utvalget skal foreta en gjennomgang 
av nåværende lønnssystem med hensyn til lønnsnivå for de ulike stillingene på 
Skytterkontoret. Utvalget skal videre se på eventuelle tiltak for å begrense 
overtidsbelastningen på Skytterkontoret innenfor bestemmelsene i Statens 
Personalhåndbok. Utvalgets innstilling forelegges deretter Norges Skytterstyre. 
 
Utvalget får følgende sammensetning: 
Sindre Undseth, Terje Vestvik og Toni Hovdedalen.    
 
 
Vedtak 
Administrasjonen forslag vedtas.  

 
 
 
 

Sak 17/2008 Fjerning av Superfinalen i NM felt
 
På Skyttertinget 2006 ble det vedtatt å innføre en egen Superfinale for å kåre NM-vinneren i 
feltskyting. Dette for å gi økt oppmerksomhet fra publikum og media under finalen på 
Landsskytterstevnet. Med bakgrunn i at man under årets LS i Førde skal ha en overgang til 
elektronikk på 12-skuddsfinalen som kvalifiserer til Superfinalen, foreslår Norges Skytterstyre 
å fjerne Superfinalen fra og med gjennomføringen i Førde. Dette forslaget har sin bakgrunn i 
nedenstående drøfting. 
 
Drøfting: 
Superfinalen ble første gang gjennomført på Steinkjer under LS 2007. Skytterne opplevde 
ikke gjennomføringen som en suksess, men det ble utvilsomt økt oppmerksomhet for 
finalen blant publikum. Ulempen var imidlertid at seansen med både superfinale og 
gjkennomføring av Stang-og felthurtigfinale ble langdryg for publikum. 
 
Fjorårets NM-finale fikk også mye kritikk ved at det ikke ble gjort nok oppmerksomhet på 
den innledende 12-skuddsfinale som kvalifiserte for Superfinalen. Denne foregikk på papp 
og gikk samtidig med 100-meterfinalene i felt som foregikk på elektronikk. Speakeren fikk 
her en stor utfordring i forhold til tidsskjemaet, og valgte å konsentrere sin oppmerksomhet 
rundt 100-metersfinalene.    
 
I år skal også 12-skuddsfinalen i feltskyting foregå mot elektronisk feltfigur på 200 meter. 
Dette gjør at det blir bedre betingelser for å vise publikum en god anvisning av denne 
finalen, som i fjor bare utgjorde en kvalifisering for superfinalen. Norges Skytterstyre har 
vedtatt at det skal være en ekstra storskjerm under årets LS, slik at publikum får bedre 
tilgjengelighet til å se feltfinalene. Hvis man fortsatt skal arrangere Superfinale under disse 
betingelsene, risikerer man en nedtur for opplevelsen av kåringen av NM-vinneren, da 
Superfinalen uansett må gjennomføres mot pappfigurer. 



 
En ser for seg at selve kåringen av vinneren i NM feltskyting kan foregå nærmest på samme 
måte som man gjør i kongelaget, hvor en og en skytter kommer opp på scenen, og hvor 
speaker foretar en gjennomgang av feltfinaleresultatet. Dette kan bli en svært verdig ramme 
rundt kåringen som alternativ til Superfinalen. 
 
Norges Skytterstyre vil med andre ord gjøre et vedtak om dette i vår, slik at arrangørene i 
Førde kan forberede seg på at det ikke blir noen superfinale. Formelt sett er dette et 
Skyttertingsvedtak, og før Skytterstyret kan gjøre vedtak om fjerning av Superfinalen vil 
samlagenes synspunkter bli tatt med i beslutningsgrunnlaget. Det vil således bli en høring i 
samlagene, hvor de får uttale seg om forslaget. 
 
Vedtak 
Norges Skytterstyre foreslår å fjerne Superfinalen i NM feltskyting fra og med LS 2008. 
Forslaget sendes på høring i samlagene, som får anledning til å uttale seg før endelig 
beslutning tas i Skytterstyrets møte 28. April 2008.    
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Sak 18/2008  Tingsak: Forslag om endring av maksimalavstander i feltskyting 
 
Aust-Agder skyttersamlag fremmer gjennom et flertallsvedtak på ombudsmøte forslag om å øke 
alle maksimalavstander i feltskyting med 10 %.  
 
Forslagsstilleren (Imenes skytterlag gir denne begrunnelse):  
”Skytesporten er i stadig utvikling. Det siste tiåret har nivået økt spesielt sterkt innen feltskyting. 
Maksimalavstandene har stort sett vært holdt konstante i en årrekke og gjenspeiler således ikke 
denne utviklingen. Dette har medført at de fleste feltfigurer plasseres på avstander nært opp til 
maksavstanden.  
Utfordringen med avstandsbedømmelse er i ferd med å forsvinne. Stiller man konsekvent ett 
knepp under maksavstanden vil man greit treffe de fleste figurene. Feltskytingen blir kjedelig og 
med liten variasjon. 
Liggende holdene blir relativt sett lettere enn kneholdene. Setter man eksempelvis en C30 på 
290 meter vil de fleste skyte fullt hus på liggende om værforholdene er gode. Dette har som 
konsekvens at arrangører må presse skytetidene nedover for å få ”vanskelige nok” skytinger.”  
 
Tidligere drøftinger: 
Feltutvalget konkluderte i 1995 med at feltskytingen hadde utviklet seg i retning til å bli så 
vanskelig at det truet interessen blant den jevne skytter. Med bakgrunn i dette ble det med 
virkning fra 1997 innført absolutte maksimalavstander. Skyttertinget 2004 myket dette opp ved å 
vedta at på stevner med ukjente avstander kan ett hold plasseres over maks. på inntil 36 skudds 
program, og to hold over ved 42-skudds program eller mer.  
 
Administrasjonens drøfting: 
Administrasjonen støtter ikke forslagsstillerens oppfatning om at det har det har vært en spesielt 
sterk nivåheving innenfor feltskyting de siste årene. Det erkjennes dog at det har vært en viss 
utvikling med bakgrunn i et generelt høyere ferdighetsnivå blant etablerte skyttere, og at det i 
større grad enn tidligere benyttes spesialtilpasset ammunisjon for feltskyting. Videre oppfatter 
administrasjonen at det blant en gruppe etablerte feltskyttere er et ønske om et noe mer 



krevende feltprogram. 
 
Det er en allmenn oppfatning om at feltskyting i DFS er under et visst press! Det arrangeres 
stadig færre stevner, og som en konsekvens av færre stevner blir det også færre skyttere. Med 
dette som utgangspunkt er det viktig å tilrettelegge for rekruttering, noe man gjør gjennom å 
ha en lav terskel for å komme i gang. Feltskyting er en disiplin der skyttere må beherske langt 
flere elementer enn det rent skytetekniske, og det kan derfor lett bli et ublitt møte med denne 
øvelsen for en nybegynner om vanskelighetsgraden er for høy. Dette er administrasjonens 
oppfatning at dagens vanskelighetsgrad er et bra tilpasset et gjennomsnittlig ferdighetsnivå for 
både de beste og de ikke fullt så gode feltskytterne.  
 
Gjennom Skyttertingets vedtak i 2004 ble det åpnet for at ett/to hold kan stå over 
maksimalavstanden Dette medførte langt mer uforutsigbarhet i avstandsbedømmelsen. Denne 
uvisshet gjør at skyttere ikke konsekvent kan bruke maksimalavstandstabellen, men i langt større 
grad må gjøre selvstendige vurderinger. Med litt kreativitet fra arrangørens side mht å variere 
avstander både over og under maks, vil dette normalt være mer enn nok til å sette de fleste 
skyttere på en tilstrekkelig prøve!  
 
På dager med optimale forhold skyter normalt flere fullt hus, men hva gjør det så lenge man kan 
skille på innertreff og rangering? Trolig oppfatter de fleste det som motiverende å klare fullt hus, 
eller være i nærheten av det! Det må i tillegg tas hensyn til at feltskyting er en utendørsidrett, der 
særlig vind kan påvirke vanskelighetsgraden i meget stor grad. Blir feltskytingen vanskeligere i 
utgangspunktet, blir den i hvert fall vanskelig om forholdene er ugunstige. Det må også tas med 
i betraktningen at om avstandene øker vil det i større grad bli en synstest å se figurene, samtidig 
som oppleggene i alminnelighet blir mer sårbare mht. siktbarhet.  
 
Andre helgen i mars 2008 arrangerte Sørlandet-, Oppland-, Viken I og Viken II landsdelkretskrets 
stevner under noe varierende vindforhold. Til sammen ca 10 skyttere klarte 30 treff 
innledningsvis i disse stevnene, noe som tyder på feltskytingen i alminnelighet ikke er for lett!  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til 
Skyttertinget 2008: 
 
Dagens ordning med maksimalavstander for feltskyting opprettholdes. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 19/2008   Tingsak: Forslag om innføring av 1/2 meterskive på 100 meter  
 
Akershus skyttersamlag foreslår innføring av ½ m skive på 100 m. Deres hovedbegrunnelse er at 
det nå er blitt svært mange som skyter 250 og 350 poeng, spesielt i eldre rekrutt. Dette medfører 
etter deres syn at det er vanskelig å skille de beste. De mener derfor tiden er moden for å gå 
over til ½-meterskive på 100 meter slik at det blir færre skyttere.  
 
Forslaget var sist oppe til behandling på Skyttertinget 1994, og vedtaket om å opprettholde 
skivestørrelsen ble da gjort med 48 stemmer. Et tilsvarende forslag fra Akershus ble i 2005 
trukket fra tingbehandlingen. 
 



Drøftinger i DFSU: 
DFSU kan ikke se at det har kommet noen nye momenter i forhold til tidligere argumentasjon 
og drøfting. Drøftingene gjort i 1994 og 2005 har store likhetstrekk der fokuset ligger på en 
tilrettelegging for bredden og rekruttering generelt. 
 
Opplevelsen av mestring på 60 cm skive er en helt annen enn om vi skjerper inn kravet til 
presisjon og utstyr ved 50 cm skive. Den egenutvikling og mestring nye skyttere opplever er et 
viktig moment i rekrutteringsarbeidet i organisasjonen.  
 
Akershus foreslår å beholde den faktiske skivestørrelsen som siktesone, men elektronisk justere 
ned skivestørrelsen til 50 cm. I dag har ikke alle leverandører lagt inn denne funksjonaliteten, og 
en slik justering inneholder flere variabler i forhold til feilkilder som ikke er testet eller godt 
dokumentert.  
 
Det er heller ikke tvil om at en 50 cm skive vil skille mer under vanskelige værforhold. Det vil da 
være en klar fordel å skyte tidlig om morgenen da vind og eventuell miragé vil innvirke på 
forholdene. Om forholdende skulle endre seg i løpet av en dag, vil det uansett gi større utslag 
ved redusert skivestørrelse.    
 
Når det gjelder 350 klubben kan det være greit med en total oversikt over nye skyttere som 
oppnår dette på landsbasis: 

 
- 1998  629 medlemmer  65 nye 
- 1999  673 medlemmer 44 nye 
- 2000  743 medlemmer 70 nye 
- 2001  815 medlemmer  72 nye 
- 2002  893 medlemmer  78 nye 
- 2003  992 medlemmer   99 nye 
- 2004  1075 medlemmer 83 nye 
- 2005 1190 medlemmer 115 nye 
- 2006 1283 medlemmer 93 nye 
- 2007 1397 medlemmer 114 nye 

 
Foreløpig viser tallene at det fremdeles ikke er det store antallet nye skyttere som når dette 
nivået på årlig basis. Problematikken Akershus peker til er at skytterne som har nådd dette 
nivået ofte gjentar bedriften, og at disse dyktige skytterne møtes til stadige dueller med små 
feilmarginer. Det er her, på dette toppnivået, at det kunne vært ønskelig med et bedre 
grunnlag for ferdighetsskille. Dette er forståelig, men rangering på innertiere synes 
fremdeles å være det beste alternativet fremfor andre tiltak. Det er gjort forsøk i skytterlag 
som vi ikke skal generalisere, men nevne, der resultatlisten ble sammenliknet ved 60 cm 
skive og 50 cm skive. Det var ingen endringer i toppen av resultatlisten, men utslagene 
gjorde seg gjeldende lenger ned på listen. 
 
Konklusjon: Ut fra en bredde av skyttere får vi alltid noen som satser mer, har talent og skiller 
seg ut fra mengden. Dette er ikke et resultat av fokus på de beste, men en tilrettelegging for 
bredden. Vi skal til en hver tid tilstrebe oss å legge til rette for alle, på alle nivåer, men en 
tilskjerping i vanskelighetsgrad og gjøre veien lenger for uerfarne og middels skyttere synes 
ikke å være spesielt rekrutteringsfremmende.  
 
Administrasjonen støtter DFSU i sine vurderinger.  
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til 
Skyttertinget 2008: 
 
Dagens ordning med 60 cm skive på 100 meter opprettholdes. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 20/2008   Tingsak: Norges Skytterstyres årsmelding 2008
 
Administrasjonen la fram utkast til Norges Skytterstyres årsmelding for 2007. 
 
Vedtak 
Norges Skytterstyre ga føringer for det videre arbeid med Norges Skytterstyres årsmelding 
for 2007. Endelig versjon legges fram på neste styremøte.  

 
 
 
 

Sak 21/2008   Tingsak: Forslag om endring av Skytterbokas pkt. 7.226 Klasse Junior
 
Akershus skyttersamlag fremmer forslag om følgende tekst endring i Skytterbokas kapittel 7 
punkt 7.226: 
 
”Junior kan selv velge om de vil skyte banestevner på 100m eller 200/300m. Velger de å 
skyte på 200/300m må de delta i klasse 3 i sitt 1. år som Junior. I sitt 2. år som Junior må de 
delta i den klassen fra klasse 2-4 som de etter resultatene fra sesongen som 1.års Junior vil 
rykke opp i som senior ved årsskiftet.  
De kan også kvalifisere seg til finaleomgang på lik linje med klasse 3-5.  
Juniorskyttere kan fra gang til gang velge om de vil skyte et stevne på 100m eller 200/300m. 
Det gis ikke anledning til å skyte begge deler på ett og samme stevne.” 
 
Konsekvens:  
Junior vil kunne få nødvendige utfordringer etter eget behov som opprettholder interessen 
deres for skytesporten. De vil selv kunne erfare hva de må trene på og kunne legge opp et 
treningsprogram gjennom juniorårene som forbereder dem på hva de må mestre som 
senior. Det er håp om et mindre frafall av unge skyttere under overgang til senior med en 
slik tilrettelegging. 
 
Drøftinger i DFSU: 
DFSU støtter prinsippet for forslaget til Akershus sitt forslag, og ser positivt på at juniorene 
gis dette tilbudet også på banen. DFSU har ved flere anledninger drøftet frafallet fra Junior 
til Senior og dette forslaget er et konkret tiltak når det gjelder forberedelser til 
seniorklassene. Vi bør ikke gjøre reglementet for komplisert, og tenke helhetlig. 
 
Administrasjonen støtter Akershus skyttersamlag og DFSU i sine vurderinger. 
 
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til 
Skyttertinget 2008: 
 
Skytterbokas pkt. 7.226 Klasse Junior, endres følgende: 
Juniorskyttere kan selv velge om de vil skyte 100 m eller 200/300 m. Velger de å skyte 
200/300 m, må de delta i klasse 3. De kan også kvalifisere seg til finaleomgang, på lik linje 
med klasse 3-5. Juniorskyttere kan fra gang til gang velge om de vil skyte 100 m eller 
200/300 m. Det gis ikke anledning til å skyte begge deler på ett og samme stevne. 
 
Juniorskyttere kan selv velge om de vil skyte Junior eller klasse 3 ved innendørsskyting 15 m, 
og kan fra gang til gang velge om de vil skyte som Junior eller klasse 3. Det gis ikke 
anledning til å skyte begge deler på ett og samme stevne. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 22/2008   Tingsak: Forslag om å skille repeter- og automatvåpen ved Stangfinale
 
Hardanger og Voss skyttersamlag har fremmet forslag om at kun skyttere som benytter DFS 
godkjente repetergevær kan kvalifisere seg til skytingen om Stangmedaljen og A-pressens 
vandrepokal på Landsskytterstevnet. Skyttere i AG3 klassen skal kvalifisere seg til en egen 
finale med egen premiering. Forslagsstilleren legger til grunn Skytterbokas § 8.114, som 
omhandler ”Like konkurranseforhold”, og hevder at automatvåpen har så klare fordeler i 
denne øvelsen at det ikke blir like konkurranseforhold. 
 
Drøfting:  
Denne saken har mange sider i seg, som må vurderes opp mot hverandre. At det kan 
oppfattes som sportslig betenkelig med dagens ordning er forståelig, men samtidig må DFS 
vokte seg vel i saker som spesielt involverer Forsvaret. Saksutredningen legges derfor opp 
slik at alle effekter og konsekvenser ved en slik regelendring vil bli forsøkt belyst. 
 
Sammenlikning av våpnene: 
Det er vanskelig å dokumentere om noen våpen har fordeler framfor andre. Statistisk sett 
synes resultatene fra Landsskytterstevnet som om AG3 er ganske likeverdig med 
repetervåpen når figurene står opp mot maksimalavstandene. I tre av de seks siste årene har 
vinneren benyttet AG3, mens Saueren har vunnet like mange Stangfinaler. Det bør legges til 
at skyttere som benytter AG3 fra og med 2006 har måttet benytte reglementert militært 
feltantrekk, noe som har økt vanskelighetsgraden. Etter at denne regelen ble tatt i bruk har 
vinneren av Stangfinalen benyttet Sauer. Finalen besto i 2006 av 12 skyttere med Sauer og 
to med AG3. I 2007 var styrkeforholdet litt annerledes. 7 skyttere brukte Sauer, mens 8 brukte 
AG3. Det er ikke grunn til å tro at de beste AG3 skytterne hevder seg hovedsakelig pga 
våpenets fordeler. De beste skytterne, uansett gevær, legger nok ned et betydelig antall 
treningstimer. Det er grunn til å tro at kvaliteten på våre beste Stangskyttere holder et 
meget høyt nivå, uavhengig av hvilket gevær som benyttes. 
Det har imidlertid vist seg at AG3 har klare fordeler framfor repetergevær når avstandene blir 
relativt korte. Hvis det er et hovedformål med stor hastighet i Stangskyting, og da på 
bekostning av presisjon (dvs. kortere avstander), er dette en fordel for AG3 skytterne. Hadde 
oppleggene generelt hatt mindre vanskelighetsgrad, ville trolig finalen blitt enda mer 
publikumsvennlig, ettersom skytterne da i større grad må satse på tempo. Dagens ordning 



med at AG3 og repetergevær skyter i samme finale, gjør at arrangører vanskelig kan være 
fleksible i vanskelighetsgrad.  
 
Prestisje: 
Forslagsstilleren ser for seg at det skal være to atskilte finaler i Stangskyting. Hvordan dette 
vil bli oppfattet av skytterne er usikkert. Skyttere i klasse AG3 og Forsvaret generelt vil 
sannsynligvis mislike dette, da finalen i AG3 trolig vil miste både status og mediedekning. 
Per i dag er Stangskyting den eneste øvelsen AG3 har mulighet til å hevde seg mot 
repetergeværene. Det er således et flott utstillingsvindu for Forsvaret med den 
medieoppmerksomheten Stangfinalen har i dag. 
 
En skal heller ikke se bort i fra at dagens Stangfinale med både repetergevær og AG3 er 
fengende i den forstand at våpnene blir målt opp mot hverandre. Publikum, enten de er på 
arenaen eller ser på TV, vil holde med enten den ene eller den andre våpentypen. 
 
Det skal heller ikke utelukkes at ved å lage det mange vil hevde er en litt B-preget 
Stangfinale for klasse AG3, vil dette kunne gi utslag på deltakelsen på Militært NM. Det er en 
kjent sak at nettopp denne Stangfinalen er en drivkraft for mange til å delta i dette 
mesterskapet. 
 
Med en finale for hvert våpen vil dette kreve en god del mer tid til avvikling. Med et allerede 
tettpakket program under LS vil dette gjøre tidstabellen enda mer presset. Dette kan i noen 
grad motvirkes ved å redusere antall deltakere i hver klasse. 
 
Premiering: 
Forslagsstilleren foreslår at dagens premier, med oberst Georg Stangs Minnemedalje (gull) 
og A-pressens pokal videreføres til Stangfinalen for repetergevær. Det foreslås i tillegg at det 
skal opprettes en ny Stangmedalje i sølv, som går til vinneren av finalen for automatgevær. 
 
Med dette forslaget vil helt klart finalen for automatgevær få et veldig B-preg, noe som vil 
senke statusen for denne klassen. Det kan også synes som betenkelig å sette opp den 
gjeveste medaljen i klassen for repetergevær, med bakgrunn i medaljens opprinnelse og 
den tilknytning denne medaljen har til Forsvaret. Kanskje hadde det av den grunn vært mer 
naturlig at den originale Stangmedaljen hadde fulgt AG3-klassen?  
Trolig vil identiske premier i de to klassene være det som gir minst prestisjetap, men dette 
igjen vil gjøre medaljens status mindre.  
 
Hvordan en todeling vil virke inn på premieringen i mindre stevner er også vanskelig å 
forutse. Mange steder eksisterer det ordninger med faste trofeer og vandrepremier. Det vil 
bli vanskelig å finne ordninger som viderefører tradisjonene og ivaretar begge kategorienes 
interesser i slike situasjoner. 
 
Tilgjengelighet: 
AG3 er ikke et allment tilgjengelig våpen. Dette er sannsynligvis et av de mest tungtveiende 
argumentene for å skille ut AG3 skytterne fra de som benytter repetervåpen. Det er i dag 
personell som er rulleført i HV/vernepliktig befal/soldater inne til førstegangstjeneste og 
stadig tjenestegjørende befal som normalt har tilgang til AG3. Dette gjør at store deler av 
DFS medlemsmasse ikke har tilgang til våpenet, og dermed ikke får muligheten til å 
kvalifisere seg på lik linje med Forsvarets personell. 
 
Det blir også sett på som urettferdig at Forsvarets personell får to muligheter til å kvalifisere 
seg til Stangfinalen, en med AG3 i militært NM, og en med repetergevær i det sivile 
Landsskytterstevnet. Dette er forståelig nok en utfordring, men fullt mulig å løse på en 



tilfredsstillende måte. Deltakerne i militært NM kan på forhånd bestemme seg for hvilket 
gevær som skal telle for kvalifisering til finalen. De kan fremdeles være med å skyte om 
Stangbegeret i sine klasser med det geværet de velger bort.  
 
Nytt armegevær: 
At Forsvaret nå har gått til anskaffelse av nytt armegevær brukes av forslagsstiller som et 
argument for å skille automat- og repetervåpen i to klasser. Dette bør imidlertid ikke brukes 
som argument i denne saken. Den debatten bør snarere heller komme på banen når 
eventuelt HK 416 og HK 417 skal godkjennes for bruk i DFS. 
 
Konklusjon: 
Administrasjonen mener dagens ordning med en felles finale for automat- og repetervåpen 
er den beste. AG3 geværet og spesielt den knivingen mellom AG3 og Sauer er berikende for 
finalen. Dette er i seg selv et underholdnings moment, noe som også gir bedre TV.  
Det er imidlertid et poeng at når deltakelsen i klasse AG3 er rundt en tiendedel av alle som 
skyter Stang med repetergevær, så bør ikke AG3 være for dominerende i en Stangfinale. Det 
bør tilstrebes at et flertall av finaledeltakerne benytter repetergevær. Dette gjøres imidlertid 
best ved å sette figurene opp mot maksimalavstanden på innledende skyting. Erfaring tilsier 
at dette vil gi en ganske riktig fordeling av plassene i finalen, selv om man må kunne godta 
at det til tider kan bli en litt skjev fordeling. 
Administrasjonen mener at alle deltakerne på Landsskytterstevet kun skal ha en mulighet for 
å kvalifisere seg til finalene i både Stang- og felthurtigskyting. Dette er fullt ut løselig 
administrativt. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak 
på Skyttertinget 2008: 
 
Dagens ordning med en felles finale for automat- og repetervåpen beholdes. Reglene for 
deltakelse i Stang- og felthurtigfinalen på Landsskytterstevnet endres fra og med 2008 slik at 
utøverne kun kan kvalifisere seg med ett, forhåndsbestemt gevær. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 23/2008   Tingsak: Etablering av IT-kontakt i samlagene
 
DFS har i løpet av de siste 10 årene gjennomgått en liten IT revolusjon i organisasjonen. For 
å gjennomføre det administrative arbeidet i laget er man helt avhengig av IT. Dette gjelder 
blant annet administrasjonsprogrammet. I tillegg bruker nå nesten alle skytterlag e-post, og 
mange lag har investert i hjemmesider. Skytterkontoret har også etablert et eget ”Tillitsnett” 
for lag/samlag der alt av skjema/årsmelding m.m. leveres elektronisk. 
 
Også for å kunne gjennomføre aktiviteten vår er man nå blitt helt avhengig av IT. I løpet av 
de siste 10 årene har det blitt investert betydelig i elektroniske skiver på bane og 15m. For å 
gjennomføre et stevne på elektronikk er man avhengig av stevnestyringsprogram og 
resultatprogram. Mange lag benytter også visning av skiver på banen og kanskje også live 
visning på Internett. I tillegg til dette bruker de fleste også web påmelding. 
 
 



 
Drøfting: 
DFS har utviklet seg til en veldig IT basert organisasjon, både på organisasjonsplan og 
gjennomføringsmessig på stevner. Skytterkontoret baserer seg på vanlige åpningstider på 
dagtid. Behovet for support/hjelp blant de Tillitsvalgte er derimot størst på kveldstid da de 
fleste sitter foran PC-en hjemme. 
 
En del samlag har ressurspersoner på IT som blir benyttet, men ikke noe er satt i system. 
Administrasjonen mener det er ett stort behov for å etablere en IT-kontakt i hvert samlag 
som har kunnskaper om de fleste IT behov ett skytterlag har, og som kan holde kurs internt i 
eget samlag. 
 
Instruks for samlagets IT- Kontakt 

 
1. IT-kontakten velges av samlagets ombudsmøte og settes inn i en valgordning i 

likhet med de øvrige tillitsvalgte. Alternativt kan samlagsstyret be om 
ombudsmøtets fullmakt til selv å utnevne denne. Hvorvidt vedkommende velges 
blant en av samlagsstyrets medlemmer eller ikke avgjøres av det enkelte samlag. 

 
2. IT-kontakten arbeider etter en instruks og i nært samarbeid med samlagsstyret og 

utdanningskontakt. 
 
3. Samarbeidsformen ovenfor styret - herunder evt. møterett/møteplikt i styremøter 

må reguleres av det enkelte samlag. 
 

4. IT-kontakten er på vegne av samlaget ansvarlig for kontakt til Skytterkontorets IT-
avdeling med hensyn til økonomisk støtte til IT kursvirksomhet, og evt. 
personellstøtte til gjennomføring av samlinger/kurs - herunder støtte til 
planlegging.  

 
5. Skytterlagene skal ha en person de kan kontakte ved behov. IT-kontakten skal 

også gjennomføre IT kurs ved behov i samlaget. 
 

6. IT-kontakten bør ha god kjennskap til følgende programmer: 
- DFS administrasjonsprogram 
- Resultatprogram som benyttes i DFS 
- Gjennomføring av stevner med live visning på web/arena 
- Hjemmesideløsninger som selges av DFS 
- Epost-løsninger solgt av Skytterkontoret 
- DFS Tillitsnett 

 
Utdanning av IT-kontakten 

- Starter med ett sentralt kurs der alle samlag får tilbud om å delta. 
- Utdanning av nye IT-kontakter foregår på” Kurs for nye Tillitsvalgte”. 
- IT-kontakt deltar ved behov på regionalt seminar med tilpasset program 

for disse. 
- IT-kontakt får dekket sine reiseutgifter og andre utgifter i forbindelse med 

IT kurs på lik linje som utdanningskontakt og samlagsinstruktører. 
 
Kostnader: 

Det vil være kostnader knyttet til det første sentrale kurset. Man kan anta kostnadene 
vil ligge på linje med kurs for nye Tillitsvalgte. Dvs. ca. 100.000-150.000 kr. Dette vil da 
være en engangskostnad. Deretter er det eventuelt en tilleggskostnad ved kurs for 



nye tillitsvalgte og regionale seminarer. 
 
Det vil også påløpe kostnader til reisestøtte for IT-kontakten. 

 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2008: 
 
Det skal fra og med ombudsmøte i 2008 opprettes en IT-kontakt i hvert samlag. Norges 
Skytterstyre gis fullmakt til nærmere å utarbeide retningslinjer. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 24/2008    Tingsak: Budsjettsøknad for offentlige midler år 2010 
 
Administrasjonen la fram forslag til budsjettsøknad for offentlige midler til 2010.  
 
Vedtak 
Norges Skytterstyre ga administrasjonen føringer for det videre arbeid med 
budsjettsøknaden for offentlige midler 2010. Administrasjonen legger fram endelig søknad 
på neste styremøte. 

 
 
 
 

Sak 25/2008   Tingsak: Tildeling av Landsskytterstevnet 2012
 
Det foreligger søknad fra Voss skyttarlag om tildeling av LS 2012, skytingene lagt til området 
Bømoen på Voss. Likeså foreligger det søknad fra de fire skytterlagene Os, Fana, Åsane/Hordvik 
og Bergen om tildeling av LS 2012, skytingene lagt til Os/Ulven. 
 
Drøfting: 
 
Søknaden fra skytterlagene Os, Fana, Åsane/Hordvik og Bergen: 
 
 I samsvar med vedtatt turnusordning søker ovennevnte skytterlag om å få arrangere 
Landsskytterstevnet 2012. 
Lagene har gått sammen om arrangementet og etablert en prosjektgruppe for grovplanlegging 
og klargjøring så langt det er mulig på nåværende tidspunkt. Alle lagene har årsmøtevedtak på å 
delta i arrangementet. 
Etablering av hovedkomite starter så snart søknaden er behandlet av Skyttertinget og tildeling 
er foretatt.  
 
Skytingene planlegges gjennomført på eksisterende mil bane 200m på Ulven og på Os sin 
100m bane, som i 2002.  Grovfelt og finfelt i samme feltterreng som ved tidligere LS på 
Os/Ulven. Arena for Stang- og Felthurtigskyting det samme, lagt inn før feltrunden starter. 
 



Finalearena for stang- og felthurtig i samme område som i 2002.
(på dette tidspunkt er det etter alt å dømme elektronisk feltfinale også for grovfelt på 
hovedarena – saksutreders kommentar) 
Det planlegges camping i tilknytning til Ulvensletta, samt eksisterende campingplasser, skoler 
og hytter i området. For øvrig har Bergensregionen stor hotellkapasitet, dog i noe avstand fra 
arena Ulven. 
 
Søknaden vedlegges tingpapirene og refereres ikke videre i detalj. 
 
Os kommune og Hordaland fylkeskommune støtter søknaden og har skriftlig tilkjennegitt 
bidrag av forskjellige slag.   
 
Søknaden fra Voss skyttarlag:  
 
I samsvar med vedtaket om framtidig turnus for LS, hvor andre aktører enn de som 
framkommer av turnusordningen, er berettiget å søke om arr av LS i aktuell landsdel, er det 
kommet inn søknad fra Voss skyttarlag om arr. av LS 2012. 
 
Voss har en infrastruktur som vil kunne passe arrangement av LS. Dette gjelder 
kommunikasjon, innkvartering, fritidstilbud med mer. Skytterlagets kapasitet som arrangør 
av LS har ikke vært prøvd, men laget har en stor medlemsmasse og en aktiv idrettsbygd bak 
seg. 
Støtte fra kommunen er generell og fylke mangler. 
  
Som alle vil forstå ligger utfordringen for Voss å etablere arena for skytingene.   
 
I det etterfølgende gjøres det en kort sammenstilling og vurdering av de praktiske forhold 
ved skytearenaene på Voss. 
 
Skytearena på Voss: 
DFS har allerede brukt relativt store midler til teknisk støtte/vurderinger. Se vedlagt notat fra 
vår faste tekniske konsulent. 
Voss vil bygge ny LS arena i tilknytning til Bømoen (5-6 km fra Voss Jernbanest.). Det 
planlegges kompakt arena med 100/200m og feltskytinger i samme område. Herunder 
elektronisk skytemaskin for grovfelt. Laget er forberedt på annen løsning hva gjelder en mer 
tradisjonell løsning av feltskytingene.  
 
Forsvaret er grunneier på Bømoen. Ved forespørsel til Forsvarsbygg opplyses det at 
framtiden på Bømoen er usikker, sett i lys av Fosvarsstudien 07. Dersom området avhendes 
vil omsetningsverdi påvirkes negativt dersom det på det tidspunkt er bestemt LS arena på 
området. En eventuell ny eier vil kunne motsette seg etablering av skytebane på området da 
oppkjøp sikkert er begrunnet i andre planer. Dette faktum vil kunne medføre at slik bygging 
ikke vil bli klarert, eller i det minste vanskeliggjort. Selv om det blir gitt formell tilgang til bruk 
av området til skytebane fra grunneier er likevel konsesjon fra fylket usikker.  
(jfr. notat fra DFS’ tekniske konsulent) 
En kommunal overtakelse vil kunne gi skytterlaget nye muligheter. Men som det 
framkommer av notat fra DFS’ tekniske konsulent er likevel klarering for bygging av 
skytebane på Bømoen høyst usikker.  
 
Dersom det mot alle vurderinger skulle bli gitt klarsignal for bygging er det, fortsatt i hht til 
notat fra Rieber Prosjekt, et kostnadsbilde i prosjektet som ikke er avklart. 
 
Hvordan politiske myndigheter ser på dette er uavklart og ikke synliggjort.    



 
Avslutning: Det synes problematisk på nåværende tidspunkt(2008) å kunne anbefale et LS 
lagt til Voss i 2012 på grunn av usikkerheten vedrørende arena for baneskytingene og 
finansieringen av en eventuell utbygging. 
 
Sammenlikninger av de to søkere ut fra øvrige kriterier: 
 
Innkvartering: 
Begge arrangører vil kunne skaffe tilfredsstillende camping og boforhold for skyttere med 
familier og øvrige tilstedeværende. Etter alt å dømme har Voss den mest kompakte løsning. 
 
Generell tilgjengelighet/forhold for ledsagere:  
For reise til LS uten bruk av bil er Os det beste alternativ med Flesland flyplass liggende i 
rimelig nærhet til baneskyting (30 km). Med jernbane er Voss klart best med en avstand til 
jernbanestasjon på ca 5 km, mens Os har ca 30 km til Bergen sentrum. 
 
På Voss er det kortest veg for publikum/ledsagere hva gjelder avstand fra arena og tilgang til 
et noe større sentrum, mens tilbudet i en noe større avstand er klart best i Os ved at sentrum 
i Bergen by ligger innenfor rimelig avstand (30km).  
 
Støtte fra kommune og fylke:  
Her er det stor forskjell i hvilken forpliktende støtte som er gitt søkerne. Os/Ulven 
alternativet har skriftlige, underskrevne erklæringer fra både kommune og fylke. 
  
Voss kommune har gitt en uforpliktende støtteuttalelse til Voss skyttarlag. Det foreligger ikke 
noe fra fylket. 
 
Støtten fra Forsvaret:  
Denne reguleres i avtalen mellom DFS og Forsvaret og vil fungere begge steder. For tiden er 
det militære installasjoner begge steder, men Os/Ulven er til daglig i aktivitet og har 
utbyggingsplaner i tiden framover. Dersom området Bømoen avhendes av Forsvaret er 
infrastrukturen for Forsvaret på Voss klart svakere enn Os/Ulven. 
 
Støtte fra DFS:  
Påvirkes ikke av valg av arena 
  
Konklusjon: 
Administrasjonen vurderer det slik at dersom det tydeliggjøres i en søknad at et LS arrangement 
vil kunne ha klare usikkerhetsmomenter, mens det samtidig foreligger en annen søker uten slike 
utfordringer, bør valget falle på det man i dag kan definere som et sikkert og fullt ut 
tilfredsstillende valg. Derfor bør LS 2012 legges til Os/Ulven.  
Samtidig vil administrasjonen uttrykke at Voss ville kunne være et spennende alternativ i 
framtiden, gitt en avklaring av arena.  
 
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2008: 
 
Landsskytterstevnet i 2012 legges til Os/Ulven med skytterlagene Os, Fana, Åsane/Hordvik 
og Bergen som tekniske arrangører. 
 
Det forutsettes at arrangøren skaffer til veie de nødvendige fasiliteter på hovedarenaen for 
Norges Skytterstyre med gjester og Skytterkontoret. Dette gjelder møterom og lokaliteter for 
salg og informasjon – som stilles kostnadsfritt til disposisjon. Arrangøren må videre forholde 
seg til de rammer for støtte som er gitt av Forsvaret.  
Arrangøren plikter, i samarbeid med Skytterkontoret, å framskaffe innkvartering for Norges 
Skytterstyre m/gjester, Skytterkontorets ansatte samt øvrige støttespillere for teknisk 
gjennomføring av LS. Innkvarteringsbehov beskrives av DFS. Dessuten sted for avholdelse av 
Skyttertinget og tingmiddag. 
Arrangøren plikter videre å tilby tingrepresentanter og representanter for pressen mulighet 
for bestilling av innkvartering. 
Skytterkontoret, i samarbeid med arrangøren, er ansvarlig for resultatservicen under stevnet. 
DFS skaffer speakerteam og arenaproduksjon. Arrangøren dekker deler av kostnaden med 
dette (kr 150.000 i 2007 – vil være gjenstand for prisregulering). Innkvartering for 
speakerteamet inngår i DFS’ bestilling. Til støtte for speakerteamet ordner arrangøren med 
2-3 personer etter nærmere avtale.   
Pris på skytebok fastsettes av Norges Skytterstyre etter søknad fra arrangøren. Det kan ikke 
påregnes økning av pris på denne, i forhold til foregående år, utover normal prisstigning. 
Det samme gjelder campingavgift.   
Rapport og regnskap forelegges Skytterstyret innen et halvt år etter at stevnet er avviklet. 
 
 
Vedtak 
Saken utsettes til neste styremøte.  

 
 
 
 

Sak 26/2008   Endring av frist for klassesetting/årsmeldingsåret
 
Namdal skyttersamlag har fremmet forslag om at ”skytteråret” skal følge årsmeldingsåret. 
Det vil si at klassesetting til ny sesong skal tre i kraft fra 1. november, og ikke følge 
kalenderåret. Samme forslag ble fremmet av Nord-Østerdal skyttersamlag i sak 20/2006, men 
forslaget fikk da ikke tilslutning i styret. 
 
Administrasjonens drøfting: 
Administrasjonen er enig med Namdal skyttersamlag i at det hadde vært fordeler ved at 
klassesettingen gjaldt fra før innendørssesongen startet. Administrasjonen får årlig 
henvendelser fra skyttere som ønsker å endre klasse før innendørssesongen. Det 
argumenteres også fra skyttersamlag om at karuseller som går fra før årsskiftet over i nytt år 
blir problematiske å administrere med klasseskifter. Men viktigst er likevel argumentet fra de 
som går opp i klasser med høyere skytestillinger ved at de ønsker å bruke hele 
innendørssesongen til å trene på ny stilling i konkurranser. Forslaget som blir behandlet i sak 
21 på dette styremøte vil til en viss grad bøte på problemet. Der gis juniorskytterne 
anledning til frivillig å skyte i klasse 3 fra stevne til stevne i baneskyting og innendørsskyting. 
 
Systemet med å endre klassesetting ved årsskiftet har i alle år fungert godt. Kalenderåret har 
vært et naturlig skille. Skytterlagene har da hatt god tid til å informere sine skyttere om ny 



klassesetting foran nytt skytterår. Sen innrapportering av resultat fra stevner har medført at 
”slakken” fram til årsskiftet har vært nødvendig. Selv etter at organisasjonen har hatt et 
betydelig fokus på problemet med for sen innrapportering av resultater, synder fortsatt flere 
arrangører. Hvis forslaget fra Namdal får tilslutning, er det grunn til å anta at flere kan bli feil 
klasseført på innendørsstevnene. Vanlig praksis i mange skytterlag er at slike lister gjøres 
klare i forbindelse med årsmøtene, som i de fleste skytterlag blir avholdt i november.  
 
Det har fra administrasjonens side vært tanker om et sentralt resultatbaseprogram, hvor alle 
skyteresultater over hele landet ble lagt inn. Med et slikt system kunne alle skyttere fulgt 
med på sine klassesettingspoengsummer fortløpende. Dette er et stort prosjekt, men vil 
være mulig å gjennomføre. Først når dette eventuelt kommer, kan det etter 
administrasjonens mening være grunnlag for reelt å drøfte en endring av tidspunktet for 
klassesettingen. 
 
Administrasjonen vil derfor konkludere med at den ikke finner tiden moden til å anbefale 
Norges Skytterstyre å gå inn for Namdal skyttersamlag sitt forslag.  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Dagens regelverk hvor klassesetting skjer ved årsskiftet opprettholdes.  
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 27/2008   Program for Mil NM felt – konsekvenser for program klasse AG3  
 
GIHV har igjennom NIH/F fremmet ønske om et mer feltmessig/militært opplegg for 
feltskytingen på militært NM. Knestånde skyting i felt ønskes bort, og muligheten for andre 
momenter som; sandsekk, magasinbytte, skyting uten reim, fremsprang, skytebukk osv. 
ønskes drøftet. 
 
Bakgrunn:  
På Skyttertinget i 1999 ble klasse AG3 opprettet som en egen konkurranseklasse i DFS, og var fra 
2000 også en del av Landsskytterstevnet. Klassen har skutt sitt vedtatte program og har hatt 1/3 
premiering i alle øvelser tom. 2007.  
 
I 2005, Lesja, ble det gjennomført et prøveprosjekt der Militært NM geværskyting for første gang 
ble arrangert som en del av Landsskytterstevnet. Forutsetningen var at gjeldende program for 
DFS sin klasse AG3 lå til grunn for gjennomføringen. Plassiffer i bane og felt lå til grunn for å kåre 
den militære norgesmesteren. Arrangementet i 2005 ble en suksess. 
 
Som en følge av Mil. NM-status og økt markedsføring, ble deltakerantallet i AG3-klassen mer enn 
fordoblet fra 2004 til 2005. Ordningen ble videreført i 2006 og 2007, og da med ytterligere 
positiv utvikling av antall deltakere. En av grunnene til denne utviklingen var nok at f.o.m. 2006 
kunne samme skytter delta både i ordinær klasse og i klasse AG3. 
 
 
 
 



2004: 47 delt. (før mil. NM-status) 
2005: 102 delt. (1. gang mil. NM) 
2006: 254 delt. 
2007: 264 delt. 
 
Drøfting 
DFS bør selvsagt være lydhør og positive i forhold til Forsvarets ønsker om programendring på 
Militært NM. Imidlertid - på grunn av at klasse AG3’s program ligger til grunn for dette 
mesterskapet, mener administrasjonen at det bør drøftes hvorvidt ønsket om ending i 
programmet for Mil NM bør ses på som et generelt ønske om endring av programmet for klasse 
AG3. 
 
Hvis man innfører et eget program for Militært NM, men samtidig beholder dagens regelverk for 
klasse AG3 vil man miste det gjenkjennelige mellom et åpent stevne og Mil NM. Motivasjonen 
for å delta på åpne stevner for å trene på program man møter i Mil NM blir derfor muligens noe 
mindre.  
 
I tillegg skal eksisterende klasse AG3 på LS ha sine standardbeger og medaljer. Dette gjelder i 
øvelsene som teller i sammendraget for Mil NM (bane/felt/Stang) samt i minne- og 
felthurtigskytingen som ikke teller med.  Å dele ut et standardbeger i felt for klasse AG3 med 
bakgrunn i et program som ikke er gjeldende for klassen er ikke ønskelig. 
 
Hvis man innfører ønsket endring fra Forsvarets side på Mil NM og også generelt for klasse AG3, 
ivaretas prinsippet om å kunne trene på NM-programmet. Vi kan naturlig nok ikke pålegge 
arrangører av åpne feltstevner å legge til rette for sandsekk, skytebukk osv, men å sløyfe 
knestående skyting er arrangementsmessig enkelt gjennomførbart – selv om disse skytterne 
skyter sammen med andre klasser på åpne stevner. Det samme gjelder et hold eller to uten 
remstøtte. Dersom enkelte av momentene skissert ovenfor legges inn som et tillegg der det er 
gjennomførbart, tror administrasjonen at dette vil bli oppfattet som en positiv ekstra utfordring.  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Konkurranseprogrammet for klasse AG3 grovfelt - tabell 11.120 i Skytterboka - endres til kun 
liggende skytestilling. Klassen skyter minst ett hold uten remstøtte. Regelendringen gjelder 
fra og med LS 2008.                                                                                                                                 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 28/2008   Elektronisk Stang– og felthurtigmateriell, bidragsordninger 
Undersøkelser NIVA (Norsk Institutt for Vannforskning) har gjort tyder på at fragmentering av 
prosjektiler kan bidra til spredning av tungmetaller i naturen. Ved fragmentering spres 
forurensingen betydelig mye mer enn dersom prosjektilene fanges opp av kulefang av 
relativt finkornet sand. 
 
Ved skyting på selvanvisere av metall spres tungmetaller i en grad som på sikt kan medføre 
at SFT (Statens forurensingstilsyn) vil innføre et forbud mot slik aktivitet. 
 
For DFS vil dette medføre at disiplinene Stang og Felthurtig vil miste sine treningsanlegg, 



såfremt anleggene framstår slik de fleste gjør i dag.
 
Skyting på selvanvisere i stål har også sikkerhetsmessige aspekter med tanke på rikosjetter 
og størrelsen på farlig område ved banen. 
 
Drøfting:  
For å gi medlemmer i DFS et reelt alternativ til trening i framtida, på de to aktuelle 
disiplinene, kan det være nødvendig å stimulere til skyting mot elektronisk målmateriell med 
kulefang av sand som hindrer fragmentering av prosjektiler. 
 
Måten å sikre en miljømessig forsvarlig praksis på, samt stimulere en teknologisk utvikling, 
kan være å gi tilskudd til de skytterlag som fjerner sine gamle metallmål og etablerer 
elektronisk materiell. I tillegg bør man i så fall fjerne tilskuddet som i dag gis til kjøp av 
selvanvisere av stål. 
 
NIVA’S rapport om forurensing av tungmetaller (bly, kopper etc.) indikerer som nevnt at 
fragmentering av prosjektiler medfører økt fare for spredning til vassdrag og naturen for 
øvrig. 
 
Imidlertid virker det å være mindre fare for spredning av tungmetaller fra kulevoller som 
inneholder finkornet sand i de ytterste lagene. Dette antar man bl.a. har en sammenheng 
med at kulene ikke fragmenterer, men forblir innkapslet av kobbermantelen. Uansett er det 
indikasjoner på at det er mindre fare for utlekking til bekker og vann når prosjektilene 
bevarer sin form i størst mulig grad og dessuten ligger i, kjemisk sett, i et gunstig miljø. 
 
I NIVA’s rapport så langt ser man at på baner hvor forurensingen kan antas å være et 
problem skyldes dette trolig at prosjektiler blir slått i stykker mot berg eller andre harde 
flater i form av stål el lignende. Det er da gjerne myrlendt terreng eller vassdrag i nærheten i 
tillegg.  
 
Prosjektet NIVA utfører er ikke avsluttet enda. Det gjenstår å overvåke tre baner over et noe 
lenger tidsrom for å kunne gi en endelig konklusjon. Allikevel ser vi at det allerede nå kan 
være nødvendig å foreta enkelte grep for å være forberedt på utviklingen. 
 
Administrasjonen konkluderer derfor foreløpig med at målmateriellet bør endres og at 
midler til kjøp av materiell til denne aktivitet legges om slik at det gis tilskudd til skytterlag 
som fjerner sine gamle selvavvisere og etablerer elektroniske skiver som erstatning. Krav som 
det kan være naturlig å stille for utbetaling av tilskudd er: 
 

1. De nødvendige offentlige tillatelser er anskaffet.  
2. Det har vært et anlegg med metallmål som blir fjernet, og at all skyting mot 

metallmål på banen opphører.  
3. Det anlegges nødvendige voller i bakkant av skivene med finkornet sand som 

forhindrer fragmentering av prosjektiler. 
4. Det foretas en vurdering fra Administrasjonens side om hvor mye banen har vært 

brukt og hvor mye den kommer til å bli brukt. Mye brukte anlegg prioriteres foran 
mindre brukte. Baner som kan brukes til både Stang og Felthurtig prioriteres foran 
baner som bare kan brukes til en av disiplinene. 

 
Prinsippet som følges ved en økonomisk støtte bør være det samme som for Miljøpakke for 
støy. Det vil si man foretar en prioritering på hvem som får tilskudd. Det kan også være en 
mulighet for DFS å søke om ekstra miljøpakkemidler i framtiden. 
 



Tilskuddet antas å gi tre viktige primæreffekter. Det ene er at det har den tidligere beskrevne 
miljømessige effekt i forhold til tungmetaller. Det andre positive utslaget er at man kan anta 
at de to øvelsene vi snakker om (Stang og Felthurtig) vil kunne gjennomgå en 
underholdningsmessig utvikling på linje med den man fikk da baneskytingen gikk over til 
elektronisk avisning. En omlegging til elektronisk målmateriell vil dessuten mange steder ha 
et positivt sikkerhetsmessig moment. 
 
Av negative elementer man kan trekke inn er at utgiftene til et fullverdig anlegg for 
Felthurtigskyting vil være store. Det tenkte tilskuddet fra DFS vil ikke rekke langt og de fleste 
lag har ikke penger til slikt.  
 
Nå har det vist seg at noen få lag har klart å få til brukbare anlegg med vanlige elektroniske 
skiver. Kostnadene er overkommelige ved å kjøpe brukte elektroniske skiver og i tillegg satse 
på fellesbruk av annet utstyr. De lagene som har i bruk vanlige elektroniske skiver til Stang 
og Felthurtig gir tilbakemeldinger på at det funger nokså mye bedre enn selvanviserne man 
brukte tidligere. Felthurtigfigurene i ovennevnte er ikke fallmål og treff må meldes ved 
observasjon av monitor. 
 
Kostnadene på et slikt anlegg, med for eksempel brukte elektroniske skiver, vil være mulig å 
presse ned til kr 20-50 000. Et fullverdig anlegg a la det man bruker på Landskytterstevnet, vil 
koste minimum kr 150 000 til 200 000. 
 
For trening i Stangskyting kan fronter på elektroniske skiver(på 100 og 200/300m) byttes til 
feltfigur til en overkommelig kostnad(kr 700-1000 pr front). 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 

1. Norges Skytterstyre avvikler støteordning til kjøp av mekaniske selvanvisere fra og med 
2008. I stedet vil det i framtid etter søknad bli gitt bidrag til kjøp/etablering av elektronisk 
målmateriell i Stang- og felthurtigskyting. 

2. Administrasjonen gis i oppdrag å fremme forslag til retningslinjer for økonomisk støtte til 
kjøp av elektronisk målmateriell i Stang- og felthurtigskyting.  
 

 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 29/2008    Revidert budsjett for offentlige midler 2008
 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre vedtar å øke egenandelen ved baneleiebidrag fra kr 500 til kr 2.000.  
Norges Skytterstyre vedtar å øke abonnementsavgiften på Norsk Skyttertidende fra kr 220 til 
kr 250 pr år. 
 
Norges Skytterstyre vedtar følgende reviderte budsjett for offentlige midler 2008: 
 

Hovedpost Oppr budsj Endring Rev budsj
11 Administrasjon 9 617 000 0 9 617 000
12 Arrangementer 2 240 000 -70 000 2 170 000
13 Medaljer og premier 684 000 0 684 000
14 Driftstilskudd lavere orgledd 2 603 000 0 2 603 000
15a Ordinære anleggsmidler 5 090 000 -175 000 4 915 000
15b Miljøpakka 5 000 000 0 5 000 000
16 Utdanning 1 298 000 0 1 298 000
17 Rekruttering 1 440 000 0 1 440 000
18 Felt- og skifeltskyting 697 000 0 697 000
19 Ammunisjonsbidrag 2 040 000 +315 000 2 355 000
20a Informasjon 820 000 0 820 000
20b Driftstilskudd NST 150 000 -70 000 80 000
21 Nytt økonomisystem, web etc 200 000 0 200 000
Sum 31 879 000 0 31 879 000
  

 

 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 30/2008   Gjesteliste LS 2008
 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Gjesteliste for LS opprettholdes. Program for gjester ved LS 2008 gjennomføres tilsvarende 
programmet i 2007.    
Det avtales med Brovold vedrørende invitasjon til arrangement med Norges Skytterstyre for 
HV sjefene i Danmark og Sverige. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 
 



Meldingssaker 

 
1. Evaluering av regional seminar for Nord-Norge 
2. FD svar på henvendelse om endring av Skyttertingets sammensetning. FD 

godkjenner ikke fjorårets Skyttertingsvedtak angående utvidelsen av Skyttertinget 
med 1 representant blant skytterne som deltar på nordisk mesterskap.   

3. Deltakelse i klasse AG-3 for HV-ungdom 
4. Resultatservicen på LS 2008 
5. Forespørsel om kjøp av diplom 
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Sak 31/2008 Tingsak: Norges Skytterstyres årsmelding for 2007
 
Årsmelding 
Norges Skytterstyre har i 2007 bestått av: President Hans O. Kveli, Trondheim. Visepresident 
Sindre Undseth, Rendalen. Styremedlemmer: Jarle Tvinnereim, Hornindal. Jon G. Hofstad, 
Hegra. Henning Ivarrud, Bodø. Janne Kornbrekke, Birkenes. Olav Aasen, Torjulvågen. Bernt I. 
F. Brovold, Forsvarets representant. 
 
 
Skyttertinget 
Norges Skytterstyre holdt ordinært Skytterting i Rådhuset på Steinkjer torsdag 26. juli. 
Hans O. Kveli ble gjenvalgt som president i Norges Skytterstyre. Sindre Undseth ble 
gjenvalgt som visepresident og Østlandets representant i Norges Skytterstyre, mens Jon G. 
Hofstad ble gjenvalgt som Midt-Norges representant i Norges Skytterstyre. 
 
Landsskytterstevnet i 2011 ble lagt til Bodø med Bodø Østre skytterlag som arrangør. 
Klasse rekrutt ble utvidet til også å omfatte skyttere som fyller 11 år i kalenderåret. 
Instruksen for DFSU og ungdomsutvalgene på alle organisasjonsnivå, ble endret slik at de 
fikk utvidet ansvar for rekrutteringsaktiviteten. I stedet for å konsentrere 
rekrutteringsarbeidet opp til 18 år, skal ungdomsutvalgene nå sørge for tiltak for 
rekrutteringsvirksomheten i alle aldersgrupper. 
 
 
Skyttertingsmiddagen 
Steinkjer kommune var vertskap for rundt 200 gjester til årets tingmiddag. Denne ble 
arrangert i Steinkjer rådhus. 
 



Landsskytterstevnet hadde i år gleden av å få besøk av forsvarsminister Anne-Grete Strøm-
Erichsen, som også deltok i middagen på rådhuset. Der holdt hun en flott tale til Det frivillige 
Skyttervesen. 
 
DFS’ hederstegn ble tildelt Johan Ingulfsvann – skytterveteran, Jarle Tvinnereim – Norges 
Skytterstyre, Steinar Gran – leder i hovedkomiteen, brigader Arild Heiestad – 
stevnepresident, Harald Tveiten – samlagsleder i Numedal, Andreas Mørkved – leder i 
Steinkjer skytterlag. 
 
 
Landsskytterstevnet  
Landsskytterstevnet 2007 gikk av stabelen i Steinkjer. For andre gang i sin skytekarriere klarte 
Gunnar Halbjørhus fra Hemsedal å bli Skytterkonge. Med sine 347 poeng måtte han denne 
gang ut i omskyting om tittelen med Jørgen Andersen fra Hommelvik. Andersen la inn 100 
poeng med seks innertiere i omskytingen, mens Halbjørhus satte et verdig punktum for LS 
2007 med 100 poeng og åtte innertiere. 
 
Også i prinsessekampen måtte det omskyting til, da to jenter havnet på 345 poeng. Lindy M. 
Hansen fra Spydeberg skytterlag tuktet Elin Svendsen fra Bjugn i omskytingen, og ble 
dermed Skytterprinsesse for første gang.   
 
Samlagsskytingen ble i 2007 gjennomført etter duellprinsippet. Dette som en prøveordning 
etter ønske fra NRK. TV-sendingen ble en suksess, men sportslige og arenamessige forhold er 
en utfordring ved denne modellen. 
 
I feltdisiplinene var det nok en gang Hans Kristian Wear (Styrvoll) som satte preg på den 
øverste delen av lista. I Stang-finalen seiret han med ett treff foran Nils Bernt Rinde fra HV-07, 
mens i NM felt prikket han som den eneste inn alle de 54 skuddene, og vant foran Trond Ola 
Mostudlien fra Tangen skytterlag.  
 
I 2007 ble det for første gang arrangert en 12-skudds superfinale etter 42 skudd. 
Superfinalen ble arrangert på finalearenaen til Stang og felthurtig, og målet var å sette større 
fokus på kåringen av Norgesmesteren i feltskyting. 
 
I felthurtigfinalen gjentok Roy Håkstad fra Lakselvdal sin suksess fra Oppdal i 2003. Denne 
gangen var det Sven Egil Holta fra Jørpeland som måtte se seg slått i sluttduellene. 
 
 
Nordisk mesterskap og Nordisk ungdomsmesterskap  
i bane-, felt- og felthurtigskyting  
Sverige var vertskap for årets Nordiske mesterskap 30. august – 1. september. Konkurransen 
gikk i Arvika med flg. seniorer på det norske laget: 
Hans Bakken/Vanvik, Trond Bergan/Jondalen, Stian Bogar/Hovet og Hol, Odd Arne 
Brekne/Lyngdal, Ola Tore Dokken/Nordre Land, Tor-Erik Fossli/Målselv, Tor Harald 
Lund/Søgne, Roger Ottosen/Nordre Land, Arild Røyseth/Åsane og Hordvik, Rune Seim/Seim, 
Pål Øyvind Ørmen/Råde, Tore Veie/Rissa, Vidar Vorland/Bømlo, Hans Kristian Wear/Styrvoll, 
John Olav Ågotnes/Sartor.  
På ungdomslaget deltok disse for Norge: Kim André Korsmo/Bodø Østre, Tobias 
Lillekvelland/Nordstrand, Odd Marin Nythe/Frogn og Drøbak, Jan-Ole Skotterud/Rælingen, 
Sigurd Sollie/Nordre Skage. 
 



Norge har de siste årene dominert mesterskapet, og årets konkurranse ble i så måte ikke noe 
unntak. Det ble laggull i samtlige fem øvelser, samt individuelt gull i fire. Norge vant denne 
gangen 12 av 15 individuelle medaljer.     
 
I baneskytingen ble det seier til Hans Kristian Wear for andre gang, men seieren kom først 
etter omskyting med fjorårsvinner Odd Arne Brekne. Vidar Vorland vant bronsemedaljen.  
Blant ungdommene ble det en klar seier til Tobias Lillekvelland. Han vant foran Sigurd Sollie 
og Kim André Korsmo.  
 
I feltskytingen endte fire skyttere likt med 41 treff. Dermed var det duket for omskyting 
mellom to svensker og to nordmenn. Her viste svenskene Henric Nordløf og Gustav Løvgren 
seg som de sterkeste, mens det ble bronse til Hans Bakken og fjerdeplass til Roger Ottosen. 
   
Blant ungdommene kopierte Kim André Korsmo seieren fra sist år. I omskyting om andre-
plassen seiret Jan Ole Skotterud over Per Østling fra Sverige. 
I felthurtigskytingen kvalifiserte 8 norske seg til finaleskytingen. Allerede etter kvartfinalene 
var det klart at det ville bli et rent norsk oppgjør om topplassene. I finalen møttes Hans 
Bakken og Stian Bogar. Denne duellen vant Bakken, som med det hentet hjem sin andre 
felthurtigtittel i nordisk. I bronsefinalen seiret Tor Harald Lund over Jan Ole Skotterud.  
 
 
Norgescupen i baneskyting 
Norgescupen 2007 ble gjennomført etter de retningslinjer som ble vedtatt i 2000. Det ble 
etter reglementet arrangert ni stevner fordelt på tre helger. Det var 18 søkere til stevnene. 
 1.runde ble arrangert på Østlandet av skytterlagene Styrvoll, Kongsberg og Rollag & Veggli. 
700 skyttere deltok på hvert av stevnene i denne runden. 
 
2. runde ble arrangert i forbindelse med Landsskytterstevnet av skytterlagene Lånke, 
Levanger & Frol og Stjørdal. Som i 2006, ble det bestemt at denne runden ikke skulle ha 
avsluttende finale på noen av arrangementstedene, da dette ville medføre komplikasjoner i 
forbindelse med Militært NM. Like i underkant av 1000 skyttere deltok på hvert av stevnene. 
 
3. og avsluttende runde ble arrangert i Rogaland av skytterlagene Gann, Gjesdal og Klepp. 
Ca. 350 skyttere deltok på hvert av stevnene. Odd Arne Brekne fra Lyngdal, Vebjørn Berg fra 
Blaker og Ivar Rinde fra Nordstrand vant 2 stevner hver, mens Tor-Erik Fossli fra Målselv, John 
Olav Ågotnes fra Sartor og Tor Harald Lund fra Søgne vant et stevne hver. 
Etter at alle stevner var gjennomført, stod vinneren fra 2002 - Vebjørn Berg fra Blaker øverst 
på poenglista. Odd Arne Brekne fra Lyngdal fikk sølvmedalje, mens bronsemedaljen gikk til 
Jon Olav Ågotnes fra Sartor. 
 
Vi vil berømme alle arrangørlag for og ha markedsført både seg selv, Norgescupen og 
organisasjonen på en fremragende måte. De har i tillegg gjennomført svært gode 
arrangement. 
 
Norgescupkomiteen har også i 2007 bestått av Klas Erik Lindstad (leder) og Tor Isak Laugen 
som DFS-representanter, mens Liv Sollesnes fra Jondal skytterlag har vært skytternes 
representant i komiteen. 
 
 
Regnskap/økonomi 
Det frivillige Skyttervesen ble i 2007 bevilget et tilskudd på kr 29.750.000.  Det ordinære 



tilskuddet var på kr 24.750.000, og det ble bevilget kr 5.000.000 i såkalte miljøpakkemidler.  
Det ordinære tilskuddet samt miljøpakkemidlene ble gitt etter søknad fra Skyttertinget 2005.  
Norges Skytterstyre har brukt fullmakten gitt av Skyttertinget 2004 om justering på under-
poster.  Det frivillige Skyttervesen mottok i tillegg kr 24.000 i prosjektmidler, og kr 957.979 i 
mva- og portokompensasjoner. 
 
Det var ved utgangen av 2007 kr 959.707 i ubrukte offentlige midler.  Av disse er kr 49.523 
øremerket til miljøpakkeprosjektet.  Resten, kr 910.184, inngår som ordinære driftsmidler. 
Tilskuddet regnskapsføres etter retningslinjer gitt av Forsvarsdepartementet og revideres av 
Nitschke AS. 
 
 
Salgsvirksomheten  
Salgsavdelingen i Det frivillige Skyttervesen har i 2007 arbeidet med de samme 
varegruppene, etter samme prinsipp og med samme bemanning som tidligere år. 
Avdelingens omsetningstall for 2007 viser en salgsinntekt på kr 25 591 022. Dette er kr 1 359 
010 høyere enn salget i 2006. Omsetningen er 3 891 022.- høyere enn totalbudsjettet. 
Driftsresultatet  på kr 854 673 må betegnes som svært bra. Omsetningsmessig er dette det 
høyeste salgsresultat siden 1994. 
 
Ammunisjonssalget   
Omsetningen av ammunisjon har i 2007 hatt en økning på kr 1 409 267 i forhold til salget i 
2006.  Salgsinntektene på ammunisjon for 2007 ble kr 13 613 267. Dette er kr 613 267 høyere 
enn budsjett.  
 
Salget av kaliber .22 ammunisjon er fortsatt svært bra, og økende. Der er omsatt 3 619 500 
enheter mot 3 295 200 i 2006.  
 
Salget av treningspatroner for jegere, ser også ut til å øke. Salget viser omsetning på 201 790 
enheter mot 185 700 enheter i 2006. 
 
Skytterkontoret inngikk i 2006 en utvidet avtale med NORMA om distribusjon av 4 produkter. 
Dette har gitt oss en omsetning på 832 122.- 
 
Våpensalget 
Våpensalget har også i 2007 vært svært godt. DFS solgte i 2007 SAUER-produkter for 11 213 
210.- mot kr. 11 344 836.-, i 2006. Dette er en nedgang i omsetningen på 113 626.-, men 
3 213 210.- høyere enn budsjett. 
 
J P SAUER & SOHN har i 2007 vært en stabil og god leverandør av vårt våpen. De har stort 
sett levert våpen etter avtale. Det har imidlertid i perioder vært lengre ventetid enn ønskelig, 
men nye rutiner for bestilling gjør at dette nå fungerer godt.  
 
Salget av SAUER 200 STR viser at aktiviteten i organisasjonen fortsatt er god. Salget av våpen 
med juniorskjefter er stadig stigende.(se tabell) 
 
 
 
 
 
 



Oversikten viser sammenlignet salg 2000 – 2007
Type/kal 2000 2001 2002 2003 2004 2005 2006 2007
Kompl. våpen i kal. 
6,5 475 397 420 445 397 363 

395 365

Kompl. våpen i kal. 
6,5 Jun. 9 56 74 80 109 138 

156 182

Kompl. våpen i kal. 
7,62 9 16 7 4 14 7 

4 3

Kompl. våpen i kal. 22 82 71 72 102 82 104 125 102
Kompl. våpen i kal. 
22, Jun 2 6 17 30 29 54 

66 90

Ombyggingssett 302 324 309 402 418 353 496 443
Kompletteringssett 32 37 38 57 35 58 55 45
Kompletteringssett, 
Jun  2 7 9 16 

21 14

Irisblender  123 130 113 138 153 184 131
Magasin 869 871 1016 1155 1194 1022 1313 1319

 
 
Annet salg 
Denne gruppen innebærer stevnemateriell inkl. skyteskiver for 15 meter, profileringsartikler, 
medlemskort og administrasjonsprogram. Gruppen har hatt en omsetning på kr 764 545 i 
2007. Dette er en økning på kr. 81 369.- fra 2006 og 64 545.- over budsjett. Omsetningen på 
denne gruppen er avhengig av hvor Landsskytterstevnet blir arrangert.  
 
Salgsavdelingen hadde i 2007 ikke andre arrangementsbesøk enn Landsskytterstevnet i 
Steinkjer.   
 
Vi har i 2007 fornyet vår produktguide, samtidig som vi har økt annonseringen i NST. 
NAMMO har laget en enkel produktguide som også er godt mottatt.  
 
 
IT-arbeidet  
Ved utgangen av 2007 hadde 530 skytterlag kjøpt administrasjonsprogrammet. Det har vært 
avholdt 5 kurs i programmet og 4 kurs i regnskapsdelen i 2007. 
740 skytterlag hadde epost-adresser registrert ved utgangen av året. 
320 skytterlag/samlag har kjøpt hjemmesider gjennom DFS. Dette er fordelt med 100 
løsninger på IDIUM plattformen og resten på DFORM. 
Under årets Landsskytterstevne ble det for første gang tatt ibruk WEB-TV. Det vil si at alt som 
ble vist på storskjermen på arena også kunne sees på Internett. Dette var en tjeneste som 
ble godt mottatt av skyttere som ikke var tilstede på LS. 
 
 
Samarbeidet med Forsvaret 
Samarbeidet mellom DFS og Forsvaret har også i 2007 vært meget godt.  
GIHV Gen.maj Bernt I.F. Brovold, President Kveli og gen.sekr. Berglund gjennomførte i løpet 
av året flere avklarende møter med Forsvarsbyggs ledelse. Problemstillingen har vært hvilke 
sikkerhetsregler som skulle være gjeldende på sivile baner ved Forsvarets bruk av disse. 
Beslutningen er at det på sivile baner er politiets godkjenning som klarerer baner 
sikkerhetsmessig. Når politiets sikkerhetsmessige godkjenning foreligger kan Forsvaret bruke



banene. Se nedenfor vedr. samarbeidet med HV særskilt.  
Landsskytterstevnet i 2007 ble støttet av Fellesoperativt hovedkvarter (FOHK), Trøndelag HV- 
distrikt 12, Forsvarets Logistikk Organisasjon (FLO) med FLO/Materiell (FLO/M), 
FLO/Romerike Tekniske Verksted (FLO/RTV) og FLO/Informasjons- og 
kommunikasjonsteknologi (FLO/IKT). De militære avdelingene gjorde en utmerket jobb med 
planlegging og gjennomføring av sin støtte til LS. 
 
De elektroniske skivene som ble introdusert ved LS 2001 fungerte fortsatt godt. 
Forsvarets støtte til LS er regulert i egen avtale, underskrevet 10. mars 2003. Gjeldende avtale 
varer tom 2010. Det er igangsatt arbeid med forlengelse av avtalen utover 2010.  
Etter avtale med NIH/Forsvarets avdeling ble offisielt Mil NM i rifleskyting arrangert under LS 
2007, som året før. Programmet for Mil NM var regulær skyting i klasse AG3. I 2007 ble det for 
første gang  arrangert egen finale i Mil NM. I denne finalen deltok de 10 beste fra innledende 
skyting i felt-, stang- og baneskyting. Alle ti hadde samme utgangspunkt i finalen som ble 
vist på storskjerm. Arrangementet ble meget vellykket.   
I samsvar med DFS’ formålsparagraf er det i all aktivitet i hele organisasjonen tilrettelagt for 
at militært personell kan vedlikeholde egen skyteferdighet med tjenesterifle ved deltakelse i 
konkurranser og trening i egen klasse.   
 
DFS støtter studiet Idrettsledelse Skyting ved NIH med forelesere og mentorstøtte ved større 
oppgaver. Mange av studentene er personell fra Forsvaret.  
I samarbeidet med Heimevernet (HV) sentralt har 2007 vært et meget positivt år. GIHV 
initierte et viktig møte med ledelsen i Forsvarsbygg. Her deltok toppledelsen i Forsvarsbygg 
sammen med GIHV, president Kveli og gen.sekr. Berglund. Etter et visst etterarbeid er 
Forsvarets bruk av våre skytebaner igjen kommet i godt gjenge til alle parters tilfredshet. 
 
Arbeidsutvalget i Landsrådet for Heimevernet(AU) nedsatte i 2006 et utvalg for å gi råd om 
økning av rekruttering av kvinner i HV. Her er DFS representert med en kvinne.  
Lokalt og regionalt har HV behov for bruk av ca 130 skytterlagsbaner, for gjennomføring av 
skarpskyting under årets trening. Arbeidet med retningslinjer for HV’s bruk av sivile 
skytebaner er avsluttet og GIHV har gitt ut sine retningslinjer for dette.  Disse retningslinjene 
danner grunnlag for bruksavtale mellom HV-distrikt og skytterlag.  
Norges Skytterstyre har vedtatt at de baner HV skal benytte skal prioriteres i det 
sikkerhetsarbeid DFS har igangsatt på generelt grunnlag. Totalt har DFS-lagene ca 800 
skytebaner over hele landet. Her gis alle som ønsker det anledning til trening med rifle. DFS’ 
største økonomiske utfordring er vedlikehold av denne banemassen, særlig med tanke på 
sikkerhetsmessige forhold.    
 
Møtevirksomheten mellom Heimevernsstaben (HVST) og Skytterkontoret har vært gjennom 
en god periode. GIHV og generalsekretæren møtes jevnlig i sitt arbeid med utkast til ny 
støtteavtale for gjennomføring av LS. Fra DFS deltar Utdanningssjef og Ungdomskonsulent i 
en arbeidsgruppe for å vurdere videre utvikling av samarbeidet HV-DFS. Avtalen mellom HV 
og DFS forventes revidert i forhold til gruppens konklusjoner.  
I 2004 ble det igangsatt et samarbeidsprosjekt ved Heimevernets utdanningssenter Værnes 
(HVUV) hvor DFS-skyttere som skal inn til førstegangstjeneste blir tilbudt god tilrettelegging 
for skytetrening, i og utenfor tjenesten, samtidig som deres skyteferdigheter utnyttes i 
skarpskytterutdanningen i HV. Målet er skarpskyttertjeneste i HV’s oppsetninger.  
Det ble gjennomført et pilotprosjekt på dette i to kontingenter, en i 2004 og en i 2005. 
Første ordinære kontingent ble innkalt sommeren 2006. Denne besto av 19 skyttere, herav 
to jenter. Evalueringen fra kontingenten var meget positiv. Det legges stor vekt på at denne 
ordningen skal bli til beste for samarbeidet mellom HV og DFS. Norges Skytterstyre har lagt 



føringer for at virksomheten ved HVUV skal støttes maksimalt for et vellykket resultat. 
Sommeren 2007 ble ny kontingent innkalt. Ved dimisjon var tilbakemeldingene også fra 
denne kontingenten meget positive.  
 
I arbeidet med tilførsel av aktive skyttere til skarpskytterutdanning ved HVUV samarbeider 
DFS aktivt med Vernepliktsverket.  Målsettingen i antall skyttere pr. kontingent er allerede 
nådd. Ved et fortsatt godt opplegg og aktiv støtte har DFS tro på at ordningen etter hvert 
blir ”selvrekrutterende”. Utenom de som rekrutteres til denne spesielle tjenesten produserer 
DFS ca 2000 skyttere årlig opp til vernepliktig alder. Dette er en gruppe som kan rifleskyting 
ved frammøte til tjeneste og er i så henseende et markant bidrag til forsvarsevnen i 
befolkningen.  
    
Felleskursene i instruktørutdanning ble etter avtale med HV-staben flyttet til Heimevernets 
skole- og kompetansesenter (HVSKS) Dombås i 2004. Kursene blir gjennomført etter planen 
under meget gode undervisningsforhold. DFS er ansvarlig for det faglige innhold, mens 
HVSKS administrerer kursene. Elevmassen er jevnt fordelt mellom DFS og HV. 
 
I april 2007 ble det innledet drøftinger med en avdeling i Hærens styrker (HSTY) om 
skyteinstruktøropplæring ved grunnleggende befalsutdanning (GBU) etter samme mønster 
som samarbeidskursene for HV. Første kurs ble gjennomført ved Panserbataljonen på 
Setermoen i juni 2007. Høsten 2007 ble det avtalt tilsvarende kurs for HMKG.   
På regionalt og lokalt nivå fortsatte det gode samarbeidet som før. Dette samarbeidet 
gjelder først og fremst bruk av skytebaner og skytterhus samt lokal støtte til arrangement av 
stevner, møter og kurs.  
 
Omstruktureringen i Forsvaret har pågått for fullt også i 2007. Heimevernet skal innrettes 
mot nye og fremtidige nasjonale trusler i rammen av det moderne samfunn og organiseres i 
en styrkestruktur på ca 50000 personell inndelt i Innsats-, Forsterknings- og 
Oppfølgingsstyrker. DFS har fulgt opp denne omstruktureringen bl.a. med endring av 
representasjonen i distriktsrådene. Heimevernet signaliserer en øket trening og bruk av de 
DFS-baner som nevnt foran.   
 
Forsvarets øverste ledelse har flyttet inn i nytt bygg på Akershus festning. HV-staben, og de 
øvrige grenstaber i Forsvarsstaben, er etablert i de nye lokaler sammen med 
Forsvarsdepartementet. 
   
Representant for Forsvarets øverste ledelse er som før Generalinspektøren for Heimevernet. 
Hans stabsjef, Brigader Geir Kjøsnes, er varamann. Brigader Kjøsnes er leder i Forsvarets 
Skyteutvalg. 
 
 
Antidoping  
Det ble foretatt 12 kontroller på 5 stevner. Det var på Norgescup i Kongsberg, 
Landsdelskretsstevne i baneskyting på Alvdal, Midt-Norsk mesterskap i Rissa, 
Landsskytterstevnet i Steinkjer og Norgescup i Gjesdal. Prøvene ble analysert ved Aker 
sykehus i Oslo. Samtlige 12 prøver var negative. 
Vinteren 2007 ble utøveren som testet positivt på betablokk under Østlandscupfinalen i 
2006, dømt av Appellutvalget til utestengelse i 18 måneder fra å delta i DFS-konkurranser. 
Domsutvalget dømte først utøveren til 2 års utestengelse. Etter at straffeutmålingen ble 
anket til Apellutvalget, ble dommen omgjort til 18 måneder.   
 



Skifelt/skogsløp med feltskyting  
Utvalget for skifeltskyting (DFS/SFU) har ledet arbeidet innen sektoren etter fastlagte 
retningslinjer. 
 
Sesongen startet med NM skifelt arrangert av Hornindal skytterlag 17. og 18. mars. Her vant 
Øystein Nygård fra Tolgen normaldistansen, og med det sin første Kongepokal. Sprinten ble 
vunnet av Bjarne Valås fra Malvik/HV-12.  Anna Kirsten Hellevang fra Omvikdalen skytterlag 
dominerte kvinneklassen, og ble dobbeltvinner.   
 
Løiten skytterlag var vertskap for årets Norske mesterskap i skogsløp med feltskyting. 
Herman Erdal fra Førde hentet hjem sin første tittel i skogsløp med skyting ved å vinne 
normaldistansen. På sprintdistansen var det en mesterskapsveteran som gikk til topps. Per 
Johan Gjølga fra Stallvik tok med det sin niende NM-tittel i skogsløp med skyting. I 
kvinneklassen ble det seier til Kirsten Elin Bergsvik fra Finnøy på normaldistansen, og til Inger 
Lund Mauseth fra Sørum på sprinten. 
 
Aktivitetskonkurransen knyttet til lagmesterskap i skogsløp med skyting har hatt klar 
framgang både i antall deltakende lag og antall utøvere i forhold til 2006. I år deltok 21 lag 
med til sammen 308 starter. Vinner av konkurransen ble Fana skytterlag, som hadde 58 
deltakere i sitt lagmesterskap. 
 
DFS/SFU arrangerte en uformell konkurranse i skogsløp med skyting under 
Landsskytterstevnet på Steinkjer. 187 deltakere prøvde seg i konkurransen, som ble arrangert 
på elektroninske skiver fra 100 meter standplassen. 
 
 
Skytebaner 
Skytebanesakene er ivaretatt av anleggssjefen, i samarbeid med de faste eksterne 
konsulentene (juridisk og teknisk konsulent). I samsvar med lov og forskrift om offentlige 
anskaffelser ble det i 2007 inngått rammeavaler av fire års varighet med advokat Sven 
Knagenhjelm og Rieber Prosjekt A/S v/siv.ing. Dag Rieber. Anleggssjefen sa opp sin stilling i 
september, og fratrådte 31.12.2007.   
 
Hovedfokuset har også i 2007 vært rettet mot skytebanesikkerhet. Samarbeidet med 
samlagenes skytebanekontakter om dette har vært godt.    
 
Miljøpakkeprosjektet for støyutbedring av eksisterende baner har også i 2007 vært preget av 
utfordringer knyttet til høykonjunkturer i bygg- og anleggssbransjen. I 2007 er tiltak 
gjennomført på følgende skytterlags baner: Øyfjell, Øystre Slidre og Østre Gausdal. Tiltak er 
igangsatt ved Jondalen skytterlags bane. Det vises ellers til egne planer og rapporter 
vedrørende miljøpakkearbeidet. 
 
Det foreligger rapport fra Norsk institutt for vannforskning, som konkluderer med at 
tungmetallavrenning fra sivile skytebaner ikke utgjør et foruresnsningsmessig problem av 
større betydning. Ved tre utvalgte skytebaner er det igangsatt nærmere undersøkelser for å 
finne eksakt utlekking pr år. 
Følgende 16 skytterlag fikk utbetalt ferdig ordinært banebidrag i 2007: 
Askim, Ballangen, Båstad, Flori, Eidsvåg og Eidsøra, Hattfjelldal, Innset, Nedre Nordreisa, 
Omvikdalen, Rosendal, Røyken, Sauherad, Selbu, Ytre Snillfjord, Øvre Velfjord og Ålfoten. 
 
 



Følgende 46 skytterlag har mottatt ekstern juridisk bistand i 2007:
Askøy, Aurland, Batnfjord, Bergen, Bremnes, Fet, Førde, Gann, Geilo, Hessdalen, Hjartdal, 
Hyllestad, Indre Gloppen, Jondalen, Jølster, Kveli, Kvernes, Kvæfjord, Langevåg, Larvik, Melbo, 
Mo, Namsos, Naustdal, Nesna, Nordli, Radøy, Randesund, Rauhella, Riflen/Skoger, Røyken, 
Saltdal, Sandar og Sandefjord, Skarpskytten, Skedsmo, Skånevik, Sogndal, Spildra, Svinndal, 
Sørli, Ugland, Valnesfjord, Vegårshei, Vik, Øyfjell og Ådal. 
 
Følgende 36 skytterlag mottok ekstern teknisk bistand i 2007: 
Askøy, Bangsund, Bø (Telemark), Evje og Hornnes, Fet, Flå (Hallingdal), Flå (Uttrøndelag), 
Fregn, Froland, Gjerdrum, Gjerstad, Hof (Solør), Indre Gloppen, Jølster, Karasjok, Klæbu, 
Larvik, Lillehammer, Lunner, Løra, Nes (Hedmark), Nordstrand, Olden, Røyken, Sandar og 
Sandefjord, Skytterlaget Vaagakallen, Snarum, Stranda, Stryn, Søgne, Ugland, Ullensaker, 
Valnesfjord, Vestnes, Aalesund og Åmot. 
 
 
Skytingens Dag  
Skytingens Dag ble i 2007 arrangert 20. mai. Det ble også i 2007 satt av kr 100.000 til 
samlagenes og skytterlagenes markedsføring av Skytingens Dag. 38 lag og samlag søkte om 
støtte(41 i 2006), men bare 26 lag innrapporterte innen fristen 1. Oktober 2007. Dette ga en 
samlet utbetaling på kr 79.361 (74.020 i 2006). 255 skytterlag bestilte materiell fra 
Skytterkontoret til sitt arrangement. Dette er en nedgang på 30 lag fra 2006. Totalt deltok 
8069 på Skytingens Dag i 2007.  
 
 
Sentral utdanningsvirksomhet  
Med utgangspunkt i Handlingsplan for 2006 – 2008 og i DFS informasjonsstrategi har 
utdanningsavdelingen i 2007 gjennomført sin virksomhet etter de planer og rutiner som 
foreligger slik:  

Instruktørutdanning 
En av organisasjonens viktigste oppgaver er å sørge for stadig tilføring av nye instruktører til 
lag og samlag. Dette er løst ved å tilby et variert kurstilbud både sentralt og i regi av 
samlagene slik:  
 

• Samarbeidskurs med Heimevernet iht. sentral avtale. 

• Kurs Ia etter turnus med en landsdel pr år (Vestlandet i 2007). 

• Kurs I for skyttere som avtjener sin førstegangstjeneste ved HVUV. 

• Kurs I i regi av faglærer ved NTG. 

• Samlagene arrangerer kurs Ia etter faste retningslinjer. 

Skytterkontorets utdanningsavdeling har på forespørsel arrangert instruktørkurs I for 
troppsbefal og befalselever ved Panserbataljonen på Setermoen. Dette er en unik mulighet 
til å profilere DFS innad i Forsvaret, og vise hvordan samarbeidet kan foregå i praksis. 
Tilbakemeldingene er positive, og det foreligger allerede flere anmodninger om tilsvarende 
støtte neste år.   
 
 



Et sammendrag av godkjente instruktørutdanning til nivå 1 for 2007 viser denne statistikk:
Kurstype/målgruppe  Sted Antall elever
Kurs IA Vestlandet landsdel 29
Kurs I DFS/HV HVSKS 31
Skarpskyttere inne til førstegangstjeneste HVUV 20
Videregående skoler med skytterlinje NTG ca. 16
Kurs IA i regi av samlagene 7 samlag / 6 kurs 100
Tilpasset kurs for Hærens styrker Panserbn. / Setermoen 24
Sum:    Ca 220

 

Skyteinstruktørkurs II ble gjennomført ved Heimevernets Utdanningssenter Værnes i 
perioden 15. – 18. november. Det deltok 27 elever, hvorav 3 fra Heimevernet.  
I tillegg har 5 elever ved NIH/F gjennomført kurs II som en del av studie Idrettsledelse – 
skyting. 
 
Lederutdanning 
Handlingsplanen gir føringer for hvordan utdanning av tillitsmenn til organisasjonen skal 
foregå. Det er her beskrevet som et sentralt ansvar å stå for opplæring av tillitsmenn i 
samlagene, med det formål at de igjen skal drive relevant opplæring av sine tillitsmenn i 
lagene. Sentralt løses dette ved årlig å tilby et innføringskurs for nyvalgte samlagsledere, 
ungdomsledere, utdanningskontakter, kasserere og skifeltkontakter.  I tillegg gjennomføres 
landsdelsvise oppfølgingsseminarer hvert annet år for samme kategori tillitsmenn. For 2007 
deltok 34 elever ved kurs for nyvalgte, og til sammen 68 fra samlag og landsdelskretser ved 
de regionvise seminarene som i år ble holdt for Midt-Norge og Østlandet landsdeler.  
 
I hvor stor grad samlagene står for opplæring av instruktører, ledere og skyttere i lagene kan 
med tilstrekkelig grad av nøyaktighet vurderes ut fra søknader om bidrag for gjennomført 
kursvirksomhet.   
 
Et sammendrag av rapporteringen viser denne opplæringsvirksomhet i regi av samlagene 
for 2007:  

Kurstype Antall kurs Antall elever 
Aktivitetskurs  13 kurs 196
Kurs i adm. og drift av skytterlag 40 kurs 580
Instruktørkurs (kortere varighet) 5 kurs 55
Ungdomslederkurs  3 kurs 42
Ungdomssamlinger 42 samlinger 918

 
Annen virksomhet 
Skarpskytterutdanning for DFS skyttere ved HVUV er et samarbeidsprosjekt mellom 
Heimevernet og Det frivillige Skyttervesen. Målet er å tilføre HV kvalifiserte skarpskyttere, 
samtid som unge DFS skytterne får tilrettelagt sin førstegangstjeneste med gunstige 
trenings- og konkurransevilkår. Opplegget har siden etablering vært under utvikling, og det 
blir stadig bedre tilrettelagt for våre skyttere. I 2007 har 26 skyttere, hvorav 3 jenter, fullført 
slik tjeneste. 
Et nytt hefte omhandlende konkurranseskyting med AG3 ble ferdigstilt til 
Landsskytterstevnet. Det er fortsatt stor etterspørsel etter profilerings- og 
utdanningsmateriell. Utdanningsavdeling har derfor gjennom året prioritert produksjon og 
vedlikehold av det materiell organisasjonen allerede har, slik at de ønsker og bestillinger 
som kommer inn blir effektuert.  



Øvrig instruksjons- og utdanningsvirksomhet som besørges av utdanningsavdelingen 
varierer fra år til år. For 2007 er det i likhet med tidligere bidratt med sentral instruktør- og 
foreleserstøtte til kurs og samlinger i regi av samlagene. I denne sammenheng støttes 
utdanningsavdelingen av instruktører tilhørende Instruktørpoolen. Poolens bidrag anses her 
viktig i form av at den tilfører kompetanse, samtidig som den bidrar til en viss avlastning. 
Utdanningsavdelingen har i tillegg til nevnte virksomhet løst flere andre pålagte oppgaver, 
herunder: 
 

• Testing og godkjenning av elektroniske skiver, samt oppfølging av leverandører. 

• Utført sekretærfunksjon for DFS/Utvalget for skifelt. 

• Støttet LS arrangøren i form av koordinering og veiledning, herunder opplæring av 
militære mannskaper for skyteteknisk gjennomføring.  

• Diverse møte- og planleggingsvirksomhet i samarbeid med Meråker vgs., Høyskolen i 
Nord-Trøndelag og Forsvarets skyteutvalg. 

 
Ungdoms- og rekrutteringsarbeidet  
Det frivillige Skyttervesen Ungdomsutvalget (DFSU) har ledet dette arbeidet, og har som 
hovedmål å legge til rette for en helhetlig og kvalitativ rekruttering. Vi skal sørge for en 
tilstrømming av nye skyttere til organisasjonen, og vi snakker først om rekruttering når disse 
blir i organisasjonen over tid. Dette forutsetter at vi har et apparat rundt den enkelte 
skytteren som kan drive aktiv oppfølging gjennom en årrekke. På Tinget 2006 ble det 
fastslått en målsetning når det gjelder rekrutteringsklassene. 8 % økning i løpet av 2008. 
Norges Skytterstyre etterlyste en aksjonsplan hvor DFSU skulle beskrive tiltak for å nå dette 
målet. DFSU signaliserte da at målet på 8 % % var en oppnåelig målsetning om man ønsket 
en tilfeldig oppblomstring, men utvalget var mer interessert i en varig rekruttering som på 
sikt vil vise seg i seniorklassene. Dette er ikke et passivt utspill fra utvalget, men et mer 
realistisk syn på den prosessen rekruttering faktisk er. Hensynet ligger like mye hos 
tillitsmannsapparatet, som hos den enkelte skytteren. Antall skyttere og kapasiteten til å 
følge opp disse skytterne er faktorer som er helt avhengig av hverandre. Hensynet til dette 
forholdet vil på sikt gi flere skyttere. I tråd med dette initierte DFSU også at instruksene for 
utvalget skulle endres. Dette ble vedtatt på Tinget i 2007, der utvalget fikk ansvaret for 
rekruttering generelt. Dette gjelder alle ungdomsutvalg i alle ledd. 
 
Rekrutteringen er rimelig stabil i de yngste klassene, slik at vi ikke har rekrutteringskrise i DFS. 
Dette er et resultat av at mange lag driver et kvalitativt og godt rekrutteringsarbeid.  
 
I 2007 var det 87 lag som arrangerte skyteskole, med et samlet antall på 951 deltakere. For 
andre året på rad registrerer vi en nedgang i antall deltakere. Trenden er at lagene tar inn 
færre skyttere, og legger større vekt på oppfølging i forhold til lagets kapasitet. Det er i dag 
en forutsetning for god rekruttering at både foreldrene og skytterne blir fulgt opp av 
skytterlaget. Gjennom tiltak for og med foreldre rekrutterer skytterlagene ikke bare nye 
skyttere, men også til eget tillitsmannsapparat. Antall innrapporterte skyteskoler står ikke i 
forhold til antall skyteskolepakker som blir bestilt. Rundt 130 pakker blir sendt ut årlig.  
 
Landskonkurransen i skoleskyting 06/07 viser et stabilt antall skyttere som deltar på denne 
skytingen årlig. Med 2240 elever og 36 arrangerende lag, opprettholdes denne aktiviteten 
på et akseptabelt nivå. Forutsetningene for å kunne arrangere konkurransen endrer seg fra år 



til år, alt etter lærerplaner og hvilke ressurser skolene og lagene har. Lagene som ligger i 
nærheten av en ungdoms- eller videregående skole må ivareta muligheten de har til å 
synliggjøre laget og skyttersporten.  
 
Valgfag i skolen ble gjennomført av 6 lag, med til sammen 100 deltakere. Også her er lagene 
prisgitt hvilke tilbud de lokale skolene har mulighet for. 
 
Gjennom nye bidragsordninger har DFSU forenklet innrapporteringsrutinene og lagt til rette 
for aktivitet ute i samlagene. For å sikre kontinuiteten av tillitsmenn på alle plan, og med 
tanke på frafallet i antall skyttere fra rekrutteringsklassene opp til seniornivå er det viktig at 
samlagene foregriper dette. Det er viktig at dialogen mellom samlag og lag vedlikeholdes, 
slik at lagenes behov for støtte og kursing blir dekket best mulig. 
Det Nordiske samarbeidet gjennom landskamp og ledermøte er ivaretatt som før, og gir det 
enkelte land muligheter til erfaringsutveksling og nytenking. Norge gjør det svært bra i 
Ungdoms- og Seniornordisk Mesterskap. Dette er et direkte resultat av breddesatsing og at 
Norge kan stille med mange gode skyttere, som kan hevde seg i alle disipliner. 
Det vises ellers til årsmeldingen til DFSU som er å finne på annet sted i årboka.  
 
 
Norsk Skyttertidende  
Norsk Skyttertidende fikk i 2007 et økonomisk resultat på 19.478 kroner, som er en nedgang 
på drøyt 452.409 kroner fra året før og 406.522 kroner i minus i forhold til budsjett. Dette er 
en dramatisk nedgang som må forklares med sviktende inntekter og økte utgifter i forhold til 
budsjett.  
 
Svikten i inntektene skyldes i stor grad svikt i sentrale bidrag av teknisk karakter. Inntektene 
på abonnement gikk ned med 49.548 kroner (2,9 %), mens svikten i driftstilskuddet gikk ned 
med 140.000 kroner (29,67 %) i forhold til året før og i forhold til budsjett. Også økte 
portoutgifter ble 76.281 kroner (19,6 %) høyere enn budsjettert.  
Tilgangen på annonser er fortsatt bra. Det har vært en liten nedgang i kunder som har 
benyttet seg av å sende ut egne kataloger og lignende som vedlegg til NST. Nedgangen i 
annonseinntekter på 12.893 kroner (2,3 %) i forhold til budsjett må sees i lys av dette. I 
realiteten viser nok annonseinntektene på 537.107 kroner en liten oppgang i tradisjonelle 
annonser, spesielt da forretningsannonser. Vi mener her å se en klar tendens til at flere og 
flere aktører lever av å omsette produkter til DFS-miljøet, noe som igjen må ansees som et 
sunnhetstegn for DFS. 
 
Det er grunn til å dvele ved antall abonnenter som også i 2007 viste en tilbakegang på i 
nærheten av 200 til cirka 8.600 abonnenter pr utgivelse. Det er derfor en utfordring for 
redaktøren og den øvrige organisasjonen å bidra til at vi kan få en økning i dette tallet. 
Skyttertidende distribueres fortsatt som B-post, noe som fungerer tilfredsstillende i forhold 
til noe lengre distribusjonstid. En dramatisk portoøkning bidrar likevel negativt til resultatet. 
 
Norsk Skyttertidende kom ut med åtte utgivelser i 2007, som året før. Økonomisk er åtte 
utgivelser gunstig i forhold til stofftilgang og muligheten til å opprettholde et mest mulig 
oppdatert og aktuelt blad. Norsk Skyttertidende kom i 2007 ut med totalt 484 sider. Dette 
er 12 sider mer enn året før og 16 sider mer enn i 2005. 484 sider gir et gjennomsnittlig 
sidetall på 60,5 sider i hvert nummer. 
Kapasiteten for å opprettholde Skyttertidende på samme nivå eller aller helst forbedre det 
ytterligere synes nå å være i nærheten av smertegrensen. Situasjonen på frilansersiden er 
omtrent som tidligere, men stabilitet og forutsigbarhet er en stor utfordring.  



Samlagenes tall  
Etter en viss oppgang i antall aktive skyttere i 2006, viser tallene denne gang en nedgang fra 
2006 på 8040 aktive skyttere. I 2007 hadde vi til sammen 136 333 skyttere. Noe av 
forklaringen ligger nok i at vi har fått ca. 30 færre skytterlag. Det kan også ha forekommet 
rapporteringssvikt i forbindelse med at man i 2007 for første gang foretok elektronisk 
årsmeldingsinnsending fra skytterlagene. Ikke alt kan likevel tilskrives disse forklaringene, og 
det er således en nedgang i forhold til Handlingsplanens mål om å holde antallet 30-
skuddsskyttere stabilt. 
Når det gjelder antall skyttere i klasse 2-5 er det en gledelig oppgang fra 2006 på 358 skyttere til 
11480 skyttere. Dette er mer enn Handslingsplanens mål om 2% oppgang i antall skyttere i 
denne kategorien. 

Antall rekrutteringsskyttere viser også en nedgang fra 2006 på 522 skyttere til 15539 skyttere. 
Dette er negativt i forhold til Handlingsplanens mål om en oppgang på 8% i perioden fra 2006-
2008. 
 

 
Norges Skytterstyres møtevirksomhet 
Norges Skytterstyre har gjennomført 7 møter utenom møtevirksomheten på 
Landsskytterstevnet. På møtet 26. februar deltok alle varamedlemmene. Det er i alt behandlet 91 
saker. Referat fra møtene er sendt samlagene og ligger til enhver tid på nett. 
 

 
Hans O. Kveli   Sindre Undseth   Jarle Tvinnereim   Janne Kornbrekke 

 
Olav Aasen   Jon G. Hofstad   Henning Ivarrud   Bernt I. F. Brovold 

 
Vedtak 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2008 til å fatte følgende vedtak: 
Årsmeldingen for 2007 godkjennes.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 32/2008 Tingsak: Budsjettsøknad for offentlige midler
 
I ”REGLEMENT FOR ØKONOMISTYRING I STATEN, fastsatt ved kongelig resolusjon av 12. 
desember 2003 og gjennom ”BESTEMMELSER OM ØKONOMISTYRING I STATEN” fastsatt 
samme dato, er det fastlagt kriterier for driftsstøtte over forsvarsbudsjettet kap.1719 post 71: 
 
”Den overordnede målsettingen for organisasjoner som mottar driftsstøtte, er å styrke 
forsvarsviljen- og eller evnen hos det norske folk og å være nyttig for totalforsvaret. 
Opplysningsorganisasjonene som mottar driftsstøtte må ha som mål å styrke 
folkeopplysningen gjennom informasjon og holdningsskapende arbeid. Det legges vekt på 
at informasjonen skal representere et mangfold. 
 
Øvrige organisasjoner skal bidra til økt interesse for rekruttering til Forsvaret, samt bidra til å 
opprettholde Forsvarets evne og vilje til å utføre sine oppgaver så vel som folkets 
forsvarsmotivasjon. Internasjonal fredsbevarende og fredsbyggende aktiviteter vektlegges. 
 
Forsvarsdepartementet vil prioritere å gi støtte til organisasjoner som når et størst mulig 
publikum. Fordi departementet gir driftsstøtte, og i liten grad stiller spesifikke krav til 
hvordan organisasjonens oppgaver løses og målsettinger nås, er det viktig at målgruppene 
oppfyller visse krav: 
 

• Organisasjonene må, i tillegg til å oppfylle øvrige kriterier for støtte, være 
landsdekkende. 

• Hovedsammenslutninger av organisasjoner bør prioriteres. 
• Organisasjonene må ikke vedkjenne seg politikk som strider mot norsk lov. 
• Organisasjonene må ikke ha en formålsparagraf som motarbeider den sikkerhets- og 

forsvarspolitikk som Stortinget har vedtatt. 
• Organisasjonene bør ikke ha som hovedoppgave å fremme sine medlemmers ve og 

vel.” 
 
Det frivillige Skyttervesen har sine grunnregler gitt av Stortinget. Formålsparagrafen har stått 
uforandret i mer enn 100 år, men passer svært godt til de kriterier som departementet har 
gitt for driftsstøtte: 
 
”Det frivillige Skyttervesens mål er å fremme praktisk skyteferdighet innen det norske folk og 
derved dyktiggjøre det for landets forsvar.” 
 
Vårt overordnede mål: 
 
Da Stortinget opprettet Det frivillige Skyttervesen var det med den klare hensikt å bygge 
opp under forsvarsviljen og å styrke forsvaret. 
 
DFS er en breddeorganisasjon - ”innen det norske folk”- med klar forsvarsmessig tilhørighet - 
”dyktiggjøre det for landets forsvar-”. 
Hele vår aktivitet legges opp til å nå så mange som mulig gjennom lokale rekrutteringstiltak, 
markedsføring gjennom stevneaktivitet og lokale tilbud, utdanning av tillitsmenn og 
instruktører. 
 
DFS er en praktisk utøvende organisasjon som trenger baneanlegg. Det er viktig å 
understreke betydningen av at hvert lag har sin egen skytebane, så langt dette er mulig. 



Bygging og vedlikehold av baner blir i stor grad gjort på dugnad med midler fra det 
offentlige og midler som lagene selv skaffer til veie. Organisasjonen arbeider målbevisst med 
miljøforbedringstiltak gjennom den såkalte ”Miljøpakka”.     
 
Ved å ta hånd om salg av våpen og ammunisjon sentralt vil organisasjonen hjelpe skytterne 
med å kvalitetssikre disse produktene, og gi medlemmene best mulig pris. 
 
Gjennom styrking av det forpliktende samarbeidet med Forsvaret, og gjennom avtaler om 
bruk av baner/bygningsmasse, gjennom utdanningstiltak og felles arrangement –søke å 
legge forholdene best mulig til rette for vårt virksomhetsområde. 
 
I St.prp. nr 42. Den videre moderniseringen av Forsvaret i perioden 2005 – 2008, vil bl.a. 
Heimevernet gjennomgå en kvalitetsreform. Dette får den konsekvens at Heimevernets 
behov for skytebaner for gjennomføring av trening øker. Våre skytterlag må her være 
forberedt på økt støtte til HV gjennom lokale avtaler, slik vi kjenner det fra tidligere. 
 
DFS har startet et samarbeid med HV for økt fokus på utnyttelse av den skyteferdighet som 
DFS’ ungdomsskyttere har. Dette gjelder både førstegangstjenesten og plassering i 
strukturen senere.  
 
DFS har i sine ungdomskull en relativt stor andel kvinnelige skyttere. Det bør utformes en 
strategi i samarbeid med Forsvaret slik at DFS kan støtte bestrebelsene med å informere og 
rekruttere de mest motiverte og best egnede av begge kjønn til Forsvarets mangeartede 
virksomhet. Herunder bør fokus fortsatt rettes mot ungdomsklassene ved f.eks 
Landsskytterstevnet, sentrale kurs for tillitsvalgte og regionale seminarer. DFS’ hjemmesider 
er allerede i bruk bl.a. til dette formål. Ved arrangement av Landsskytterstevnet 2008 søker 
DFS om ekstraordinær støtte til egen storskjerm til 100m skytingene, hvor ungdomsklassene 
har sine mesterskap. Denne skjermen er forutsatt disponert av Forsvaret for markedsføring i 
kombinasjon med resultatvisning. DFS er kjent med Forsvarets uttalte målsetting om 
minimum 25% kvinneandel i oppsetningene og har bl.a dette som en målsetting ved de 
tiltak som nevnt ovenfor.    
 
I en tid med et forsvar i sterk omorganisering og mange nordmenns opplevelse av et 
redusert nærvær av avdelinger, må vi som en frivillig forsvarsorganisasjon kunne hevde at 
vårt nærvær overalt i landet er viktigere enn noen gang. Ivaretakelse av skytebaner og 
arbeidet med å ha aktive skytterlag overalt får med dette en økt betydning.  
 
I arbeidet med å ta vare på skytebanene, særlig de som ligger nær bebyggelse, opplever vi 
et sterkt press på økonomien i organisasjonen. Vi har en kraftig økning i kostnadene til 
juridisk og teknisk bistand for enten å beholde eksisterende baner eller å bygge nye, lengre 
vekk fra bebyggelse. Det haster med å sikre eksisterende skytebaner.  
Målgrupper: 
 
Helt fra starten av har Det frivillige Skyttervesen blitt pålagt å gjennomføre 
instruksjonsskyting for alle som i prinsippet ønsker det, spesielt nevnes ungdom fra og med 
det år de fyller 14 år og til og med utskrivningsåret. I lokalmiljøet arrangeres skyteskoler. 
Dette anses som ett av de beste rekrutteringstiltak.  
Skolene er en målgruppe vi søker å nå gjennom organisert skoleskyting i ungdomsskoler og 
videregående skoler. 
Også voksne gis tilbud om opplæring gjennom trening og konkurranser i klasser spesielt 
tilpasset voksne nybegynnere. 



Hvert år arrangeres Skytingens Dag i en stor del av lokallagene for at lokalbefolkningen skal 
få anledning til å bli kjent med skyttermiljøet. 
 
Forsvaret - spesielt Heimevernet - skal så langt som råd er gis anledning til å benytte 
skytterlagenes baner og bygninger. Dette samarbeidet reguleres gjennom avtaler med hvert 
enkelt skytterlag. De baner Heimevernet ønsker å benytte for sine årlige treninger gis 
prioritet ved oppgradering og kontroll av sikkerhet før avtale om bruk inngås. Til dette 
avsettes det særskilte midler for skytterlagene som eier disse baner. 
Skytterlagene vil, så langt kapasitet og ressurser rekker, gi jegere anledning til trening og å 
avlegge skyteprøven for storviltjegere slik det fremgår i vår avtale med Direktoratet for 
naturforvaltning. Ca 80.000 storviltjegere gjennomfører årlig trening og skyteprøven på DFS’ 
baner. 
 
Enkeltprosjekter som skal videreføres: 
Skyttertinget har prioritert tre områder det skal jobbes spesielt med: 
 
1. Skytebaner (anlegg)    2. Rekruttering    3. Ammunisjon. 
Et fjerde prosjekt som det arbeides videre med i årene framover er fortsatt overgang til bruk 
av elektronisk målmateriell samt utstyr for publikumsvisning for samme.  
 
Ved Skyttertinget i 2008 vil DFS sette fokus på oppdatering av regelverket for 
antidopingarbeidet i organisasjonen. Bakgrunnen er et generelt økt fokus på 
problemstillingen innen idretten og i samfunnet forøvrig. Også Forsvaret har rettet et 
sterkere fokus på dette de senere år. Dagens regelverk har sitt utspring i vedtak tidlig i 1980-
årene hvor det ble forutsatt at DFS’ sentrale administrasjon skulle forestå dette arbeid, 
inklusive praktiske tester.  
Ved et vedtak om reviderte regler kan det bli et mer omfattende antidopingarbeid, kan 
hende med innleid støtte fra Antidoping Norge, noe som vil medføre økonomiske 
konsekvenser.  
 
1.Skytebaner/anlegg: Av de totale bevilgninger fra FD brukes hvert år ca en tredjedel til 
nybygg og vedlikehold. Av disse midlene er 5 mill. kr. brukt til støyforbedringstiltak på baner 
med høyt støynivå, det såkalte Miljøpakkeprosjektet. Dette prosjektet skal gå over mange år 
etter en på forhånd godkjent plan. I en rapport fra SFT 1714/2000 av 18. februar 2000 blir det 
pekt på at dette arbeidet gir størst støydempende effekt av de tiltak som er kjent i dag, og 
det hevdes at økning i resursinnsatsen i prosjektet fram til 2010 bør vurderes. Det har så 
langt ikke skjedd noe av praktisk betydning for prosjektet. Det gjenstår fortsatt ca 70 
skytebaner på listen over aktuelle baner for miljøpakketiltak. Målsettingen er fortsatt fem 
baner hvert år, men kostnadsøkning har ført til at det realistiske tall er 3 baner.  
DFS’ anleggsavdeling vil i de nærmeste år systematisere arbeidet med å støysoneberegne 
samtlige skytebaner eid av tilsluttede skytterlag. Hensikten er å forebygge at støysonene 
benyttes til formål som er lite forenlig med vår virksomhet. Dessuten kan kommunene 
benytte seg av vårt arkiv ved behov, slik at saksbehandling i kommunene blir enklere og 
raskere ved ombygging/nybygging av skytebaner. For øvrig gjøres dette arbeid av DFS 
allerede, men da på anmodning i det enkelte tilfelle. 
DFS vil fortsette utprøvingen av eventuelle nyvinninger hva gjelder støydempningsmetoder 
for standplasser. 
  
Når DFS nå søker om en økning av driftsstøtten har det hovedsaklig sin bakgrunn i et 
økende økonomisk støttebehov på grunn av stadig høyere krav til miljø- og 
sikkerhetsmessige løsninger, som igjen betyr høyere kostnader. Et økende press for flytting 



av baner vekk fra boligområder fører også til et øket behov for juridisk og teknisk bistand. 
Den generelle kostnadsøkning i bygg- og anleggsbransjen spiller også en viktig rolle, noe 
som gir grunn til bekymring for dette spesielt viktige satsningsområdet. Med dagens 
vanskelige rammebetingelser for bygging av nye skytebaner er det av største betydning å 
vedlikeholde eksisterende anlegg. Økte tilskudd genererer økt egeninnsats fra skytterlagene, 
og bidrar dermed til betydelig verdiskapning.  
Norges Skytterstyre har tatt opp til vurdering støtte til innendørs anlegg for rekruttering og 
grunnleggende opplæring. Dette har vi så langt ikke hatt midler til.  
 
Fra og med 2008 har DFS sett seg nødt til å øke bemanningen ved Skytterkontoret. En 
vesentlig økning i bruk av Internett, E-post, Tillitsnett og Administrasjonsprogram på data i 
skytterlag og samlag har tvunget fram en forsterkning av IT-avdelingen. Her var det tidligere 
kun en ansatt. Med alle kostnader i tillegg til lønn representerer dette alene en 
kostnadsøkning på ca kr 500.000.  
 
I tillegg til fokus på miljøet med hensyn til støy er DFS også involvert i et prosjekt igangsatt 
av Statens Forurensningstilsyn(SFT) for å kartlegge mulige miljø-utfordringer med hensyn til 
eventuell avrenning av tungmetaller fra kulefang på skytebaner. Sett fra DFS’ side er 
resultatene fra prosjektet ikke foruroligende for oss, men prosjektet vil i de nærmeste år 
kunne medføre inndekning av kostnader til tiltak av foreløpig ukjent omfang.   
 
I 2006 igangsatte DFS en total gjennomgang av de sikkerhetsmessige forhold på alle 
skytebaner tilhørende tilsluttede skytterlag. Prosjektet er omfattende og vil kreve økonomisk 
innsats i flere år framover.   
 
Konsekvensene av manglende resurser på skytebanesektoren vil først og fremst være 
redusert innsats i miljøpakkearbeidet fordi kostnadsveksten i anleggssektoren er stor. I 2008 
er ventelisten for baner som trenger tiltak i denne pakken 70, med en total kostnadsramme 
på ca kr 120 - 140 mill.  
Samtidig vil den totale sikkerhetsgjennomgang av alle baner forsinkes.  
 
2. Rekruttering: DFSU har utarbeidet et eget budsjettforslag for 2010 som legges ved. Der 
beskrives tiltak som ønskes igangsatt for å styrke rekrutteringen. 
Dette gjelder bidragsordningene, aktivitetsstøtte, kurs og samlinger, merker, diplomer og 
informasjonsmateriell tilpasset forskjellige målgrupper. 
De øvrige breddetiltakene – som Dugleiksmerket, Den norske skyttermedalje, 
Forsvarsmerket, skoleskyting og skyteskoler – opprettholdes og styrkes gjennom 
informasjonstiltak, utvikling av støttemateriell og økonomiske tiltak. Nye trekk i aktiviteten 
blir støtte til rekrutteringen til Forsvarets nye struktur, herunder også rekruttering av kvinner 
til tjeneste i Forsvaret. I vårt samarbeid med FD, bl.a. ved møter i infoforum, kan 
informasjonen mot våre kvinnelige medlemmer formes slik Forsvaret ønsker det. I 2007 
hadde DFS fortsatt ca 18 000 – 20 000 medlemmer som var 20 år eller yngre. Herav ca 25 % 
kvinner. 
 
Norges Skytterstyre har i sine drøftinger i prinsippet vedtatt å styrke den økonomiske støtten 
til aktivitet på lokalt/regionalt nivå. Midler til nedskriving av ammunisjon til 
rekrutteringsskyttere er øket ved at gruppen som nyter godt av ordningen er utvidet tom 20 
år.  
 
Norges Skytterstyre har en klar intensjon om at kostnadene med å være aktiv i 
ungdomsklassene i vår virksomhet skal holdes under kontroll og helst reduseres.   



Nedskriving av ammunisjon er ett sentralt virkemiddel for å styrke rekrutteringen fra en 
bredest mulig del av befolkningen. Ønskemålet er derfor ytterligere midler for 
kostnadsreduserende tiltak.    
 
All den tid vi baserer vår virksomhet på skyting med grovkalibret ammunisjon, tilsvarende 
den som Forsvaret nytter, er hele den store ungdomsgruppen godt forberedt på den 
aktivitet som venter i militærtjenesten. 
 
DFS finner ingen grunn til å legge skjul på den oppdragende virksomhet som ligger i 
bunnen for all skyteaktivitet. Utøverne opparbeider en god evne til å følge regler og 
bestemmelser for opptreden og behandling av skytevåpen. En egenskap som samfunnet har 
uvurderlig nytte av.  
  
3. Ammunisjon: Det ble ekstra viktig for DFS å følge opp ammunisjonsmarkedet etter at 
Nammo Raufoss AS flyttet produksjonen av skytterlagsammunisjon til Finland (Lapua). Så 
langt har vi ikke fått indikasjoner på at dette i seg selv blir en fordyrende prosess, men 
utviklingen må følges nøye. Kontakten med produsenten, produktutviklingen og leveranse 
vil bli ivaretatt ved Nammo Raufoss som før. 
Selv om man skulle få en viss prisøkning er målet fortsatt å opprettholde et høyt 
aktivitetsnivå i de ulike konkurranseformer, spesielt gjelder det å følge opp med tiltak og 
forbedringer i de feltmessige disipliner. 
Saken vi hadde gående med Konkurransetilsynet er avklart. Den merknaden som gjaldt 
nedskrivning av rekruttammunisjon er ivaretatt. All rekruttammunisjon blir nå nedskrevet. 
Skytterkontoret har også fått henvendelse fra Norma AS om omsetting av ammunisjon. I 
2005 ble det omsatt en patrontype for Norma AS. Produktspektret er i 2008 utvidet til fire 
forskjellige ammunisjonstyper. 
 
Norges Skytterstyre vurderer fortløpende ytterligere tiltak for å gjøre ammunisjon billigere 
for skytterne, særlig medlemmer i aldersgruppen 20 år og yngre.  
 
Arbeidet med klargjøring og vurdering av bruk av Forsvarets nye kaliber 5.56 mm i Sauer 200 
STR nærmer seg en avslutning. Det gjenstår mindre tekniske utfordringer før løsningen kan 
testes og presenteres brukerne. I dette kaliber ligger en forventning til prisgevinst på 
ammunisjon, i alle fall for ammunisjon av midlere kvalitet for opplæringsformål. 
 
Elektronisk anvisning  
Overgangen til elektronisk målmateriell / anvisning er fortsatt i sterk utvikling. Et samarbeid 
mellom Forsvaret og DFS førte i 2001 til at baneskytingene på Landsskytterstevnet i Bodø 
foregikk på elektroniske skiver. Publikumsløsningene ble meget godt mottatt og en kan 
derfor konkludere med at den nye teknikken ikke på noen måte har svekket 
Landsskytterstevnets popularitet.   
Generelt vil organisasjonen bruke en del resurser på å følge opp utviklingen på dette felt. 
Hva overgangen til elektronisk anvisning vil koste oss i årlige utgifter er vanskelig å tallfeste, 
men vi har allerede sett at organisasjonen vil få en del nye utgiftsposter i denne 
sammenheng. Nye modeller av elektronisk skivemateriell må testes og godkjennes før det 
tas i bruk. 
Forsvaret, ved GIHV, har igangsatt vurdering av innføring av elektronisk anvisning også i 
feltskyting. For HV vil bruk av elektroniske feltfigurer være mannskaps-besparende og på sikt, 
etter alt å dømme, også være et godt økonomisk tiltak. 
 
Elektronisk målmateriell for Stang- og felthurtigskyting på lags- og samlagsnivå.  



DFS har til nå gitt bidrag til kjøp av mekanisk målmateriell for disse øvelsene. Etter en 
prosess og et samarbeid med SFT og NIVA endrer DFS dette til kun bidrag til elektronisk 
målmateriell som miljømessig er en gunstigere løsning. Dette materiellet er imidlertid 
vesentlig dyrere enn det mekaniske og krever derfor økte midler for i ønskelig grad å påvirke 
lagene og samlagene til anskaffelse av slikt materiell.    
 
En oppgradering av DFS`utdanningsmodell ble vedtatt på Skyttertinget 1999 og ble 
gjennomført i full skala. Parallelt med dette må det fortsatt gjøres en betydelig jobb med 
utvikling og oppdatering av utdannings- og støttemateriell for tillitsvalgte.  ”Håndbok for 
skytterlag”, som Skytterstyret ønsket å sende ut til alle skytterlag, ble ferdigstilt og sendt alle 
skytterlag i 2002. Håndboken ble finansiert med prosjektstøtte fra FD. Boken har fått meget 
god omtale av brukerne. Det skjer fort endringer på mange felt innen organisasjonen og i 
løpet av de nærmeste år er en oppdatering helt nødvendig. Med prosjektstøtte fra FD ga 
DFS i 2007 ut eget hefte med tema ”konkurranseskyting med AG3 i DFS”. 
 
I budsjettforslaget for 2010 er det gjort enkelte justeringer i forhold til forslaget for 2009.   
Skyttertinget må som vanlig gi Skytterstyret fullmakt til å foreta de nødvendige prioriteringer 
ut fra de midler som departementet stiller til rådighet. 
 
Utviklingen av FDs driftsstøtte de senere år samt kommentarer om framtidige prioriteringer 
av eventuelt økning av disse. 
 
Det er tidligere påpekt følgende forhold hva gjelder utviklingen av driftsstøttens størrelse: 
I perioden 2001 – 2007 steg konsumprisindeksen fra 108,7 til 118,6 hvilket ga en prosentvis 
økning i seksårsperioden på 9.1  
I nevnte periode var økningen i driftsstøtten til DFS fra FD på 6.7 %. I samme periode er det 
imidlertid en lønnsvekst på ca 27.6 %.  
DFS ble derfor i prinsippet tvunget til økonomiske innsparinger i nevnte periode.  
 
I den perioden som er beskrevet ovenfor er følgende tiltak/innsparinger foretatt: 
 

- reduksjon av antall ansatte fram tom 2007 
- reduksjon av kontorleiekostnader 
- reduksjon av antall styremøter 
- generelle tiltak av rasjonaliserende/besparende art  

 
Med dette har DFS gjort en målrettet innsats for at de mest prioriterte sektorer skal forbli 
relativt uberørt. Fom 2008 har DFS, som beskrevet foran, sett seg nødt til å øke 
bemanningen med en person. 
 
Under avsnittet om skytebaner pekes det på at miljøpakkens framdrift og støtte til innendørs 
skytebaner er to områder hvor organisasjonen tilkjennegir ønsker/tanker om vesentlig økt 
økonomisk satsing.   
 
Kostnadene for den enkelte aktive utøver er etter manges mening en negativ faktor i 
rekrutteringsarbeidet. Det er for inneværende år allerede truffet tiltak for å bedre dette ved 
økt tilskudd til nedskrivning av ammunisjon. Tiltak i stor skala på dette felt er økonomisk 
meget krevende, men like fullt en vurdering som må gjøres kontinuerlig.   
 
Etter flere år med fast beløp ble DFS for år 2008 tildelt driftsstøtte med en økning på  kr 
546.000. DFS ser positivt på at den fastlåste situasjon med fast beløp over mange år ble 



brutt. Økningen er imidlertid kun på 1,8% og kan på ingen måte kompensere for lønns- og 
prisvekst. Dette medfører ytterligere press på budsjettpostene. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2008: 
 
Det søkes Forsvarsdepartementet om en bevilgning på kr 38 275 000,- for år 2010. 
Skytterstyret gis fullmakt til å foreta justeringer på poster når bevilgningen for 2010 fra 
Stortinget er fastsatt. 
 

FORSLAGET TIL BUDSJETT FOR 2010 SER SLIK UT SAMMENLIGNET MED
SØKNAD FOR 2009 OG BEVILGNING FORDELT PÅ POSTER 2008  
POST PROSJEKT SØKER FOR 2010 SØKT FOR 2009 BEVILGET 2008 
      Fordelt på poster 
        

11 Administrasjon             9 900 000            8 800 000               9 617 000 
12 Landssk.st./Nordisk/NC/NM 

felt/skifelt/skogsløp             2 000 000            2 100 000               2 240 000 
13 Medaljer,diplomer, merker                675 000               675 000                  684 000 
14 Bidrag lag, samlag, kretser             2 600 000            3 000 000               2 603 000 
15 A Bidrag baner             7 700 000            7 700 000               5 090 000 
15 B Spesielle støytiltak             7 000 000            7 000 000               5 000 000 
16 A Utdanning             1 300 000            1 200 000               1 298 000 
16 B Utdanning/ samarbeid HV/matr                500 000               500 000           Inngår i utd.
17 Rekruttering             1 800 000            1 800 000               1 440 000 
18 A Feltskyting                800 000               800 000                  377 000 
18 B Skogsløp/Skifeltskyting                400 000               400 000                  320 000 
19 Ammunisjonsbidrag             2 650 000            2 500 000               2 040 000 
20 A Markedsføring/ informasjon                750 000               750 000                  820 000 

 20 B Driftstilskudd Norsk Skyttertidende                           0               500 000                  150 000

 21  Oppdatering av adm.program                           0               500 000                  200 000

 22     Antidopingarbeid                200 000  
  SUM           38 275 000          38 225 000             31 879 000 

 
Merk: Beløp for 2008 er kr 1.583 000 høyere enn bevilget. Dette finansieres ved andre 
tilskudd samt overføringer av ubrukte midler fra 2007. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 33 /2008 Tingsak: Straffe- og dopingreglementet i DFS
 
I Sak 8/2008 ble det gjort følgende vedtak: 
 
”Norges Skytterstyre drøftet prinsipielle spørsmål om antidopingsarbeidet i DFS. Konkret 
sak om en utvidet dopingliste, og hvilken instans som skal foreta testene, vil bli tatt opp på 
et senere styremøte og fremmet for Skyttertinget 2008. I sammenheng med dopinglista vil 
det også bli foretatt en gjennomgang av straffebestemmelsene i Skytterbokas kapittel 15”. 
 
I forbindelse med at vi i 2006 fikk en positiv dopingprøve i DFS, ble det stilt krav fra 
dopingseksjonen ved Aker Universitetssykehus om at vi måtte innføre WADA (World 
Anti-Doping Agency) sin dopingliste for at de fortsatt skulle analysere våre prøver. 
Administrasjonen har nå imidlertid fått til en avtale med Aker Universitetssykehus om at vi 
kan fortsette med prøvetakingen med det samme reglement som tidligere. Det eneste 
kravet er at vi må gjøre analyse med WADA-listen som den øvrige idretten. Dette 
innebærer en noe høyere pris for prøvetakingen, men gir oss ellers ingen praktiske 
problemer med å benytte nåværende reglement. 
 
Uavhengig av denne saken ble det på fjorårets Skytterting etterspurt en gjennomgang av 
dopingreglementet. Dopingreglementet i DFS ble innført i 1984, og det synes påkrevd å 
foreta en gjennomgang av de dopingmedikamenter som står på DFS sin liste. 
Administrasjonen mener videre at det er nødvendig at prøvetakingen blir utført av en 
uavhengig instans utenfor Skytterkontoret. Det er grunn til å anta at prøvetakingen hadde 
fått høynet status/kredibilitet hvis vi hadde satt bort gjennomføringen av kontrollene til en 
uavhengig instans. 
 
Dopingsaken fra 2006 viste også at det er nødvendig med en gjennomgang av 
straffebestemmelsene og saksbehandlingsreglene i Skytterbokas kapittel 15. Dette fordi at 
reglementet på enkelte steder er mangelfullt og noe uklart. Dette er også påpekt av 
utvalget som i 2007 foretok en gjennomgang av funksjonsfordelingen mellom Norges 
Skytterstyre og Skyttertinget. 
 
Drøfting: 
1. Dopinglisten 
Slik administrasjonen ser det er det to forhold som skal balanseres mot hverandre når det 
gjelder dopinglisten i DFS. På den ene side gjelder ønske om at vi skal drive et seriøst 
antidopingarbeid på linje med alle andre idretter. Dette for at vi skal vise for omverden at vi 
ikke godtar juks i vår organisasjon for å oppnå bedre prestasjoner. 
 
På den annen side regner vi oss i en litt annen situasjon enn den øvrige idretten. Da vår 
virksomhet har som hovedmålsetting å få flest mulig til å skyte, kan det være hemmende for 
aktiviteten om vi innfører en dopingliste som det for skytterne virker krevende å sette seg 
inn i. I så tilfelle vil det medføre økt ressursbruk på informasjonsarbeid. Det vil da 
kunne stilles spørsmålstegn til om hvor mye ressurser som organisasjonen skal bruke på 
antidopingarbeid. Hvis konsekvensen av å innføre WADA-listen er at skyttere som bruker 
medisiner blir engstelige for å delta på stevner i frykt for dopinglista, vil dette selvfølgelig 
være negativt. Administrasjonen mener således at det må legges opp til omfattende 
fritaksordninger om dopinglisten utvides. 
 
I dag er det kun hjertemedisinen betablokkere og det vanndrivende stoffet probenecide 
som står på DFS sin dopingliste. Probenecide skjuler bruk av betablokker, men det finnes 



i dag en mengde vanndrivende stoffer (Diuretica) som skjuler bruken av betablokkere.
Administrasjonen mener derfor at dopinglisten må utvides, og vil foreslå at hele WADA-
listen blir regnet som doping i DFS. Administrasjonen vil imidlertid foreslå at det blir 
gjort fritak når det foreligger legeattest for alle stoffer unntatt Betablokkere og Diuretika. 
 
Ved å innføre hele WADA sin dopingliste, vil informasjon om hva som er ulovlige midler 
bli forenklet. Informasjon kan linkes til Antidoping Norge som til enhver tid har sin 
oppdaterte liste på internett. Selv om ikke alle stoffer på denne dopinglista kan sies å ha 
positiv effekt på skyteprestasjoner, så er alle dopingmidler skadelige for 
menneskekroppen. Som eksempel er det å bruke narkotiske stoffer i sammenheng med 
skyting neppe prestasjonsfremmende, men det er likevel svært lite forenelig med å inneha 
og benytte skytevåpen. Det samme gjelder bruk av anabole steroider, hvor et større inntak 
kan gjøre en person psykisk ustabil. 
 
Et annet argument for å innføre hele dopinglisten til WADA er at vi får lik dopingliste med 
øvrig idrett. De av våre skyttere som skyter i Norges Skytterforbund må således 
forholde seg til den samme dopinglisten i DFS som i NSF. 
 
2. Kontrollinstans 
Slik administrasjonen ser det, er det grunn til å anta at prøvetakingen hadde fått høynet 
status/kredibilitet hvis vi hadde satt bort gjennomføringen av kontrollene til en uavhengig 
instans. 
 
Det som også har medført noe kritikk er at vi ikke har gjennomført tilstrekkelig antall 
kontroller. I perioden 1990 til 2004 ble det gjennomført 4-6 kontroller årlig, mens vi de tre 
siste årene har foretatt 14-16 kontroller årlig. 
 
Administrasjonen har således drøftet spørsmålet med Antidoping Norge som kan tilby en 
slik tjeneste. Ved å sette bort selve prøvetakingen til en uavhengig instans med større 
ressurser, er det også større muligheter for å kunne intensivere prøvetakingen. Dette 
frigjør samtidig ressurser fra Skytterkontoret. Dette vil imidlertid føre til økte kostnader, men 
administrasjonen mener dette bør være prioritert ressursbruk. 
 
Administrasjonen er ikke på nåværende tidspunkt sikker på om organisasjonen skal inngå 
en avtale med Antidoping Norge. Det finnes eventuelt andre løsninger hvor uavhengige 
personer kan foreta disse kontrollene. Som prinsipp vil vi likevel i denne omgang gå inn 
for at det skal arbeides for at en uavhengig instans utenfor Skytterkontoret skal foreta 
kontrollene. 
 
3. Straffe - og saksbehandlingsbestemmelsene 
Administrasjonen vil ikke til Skyttertinget 2008 foreslå konkrete endringer i reglementet i 
Skytterbokas kapittel 15. Med bakgrunn i de prinsipielle vedtak som gjøres for 
dopinglisten, og hvem som skal utføre kontrollene, mener administrasjonen at slikt vedtak 
kan utsettes til Skyttertinget 2009. Dette også for å gjøre skytterne kjent med de nye 
medikamentene på dopinglisten før bestemmelsen innføres. Organisasjonen trenger også 
tiden fram til 2010 for å inngå avtale med en ny instans for gjennomføring av 
dopingkontrollene. Dette faller videre sammen med tidspunkt for utgivelse av ny 
Skytterbok for årene 2010/2011. En gjennomgang av straffe- og 
saksbehandlingsbestemmelsene er krevende, og administrasjonen ser det derfor som 
nødvendig å bruke mer tid på prosessen fram mot Skyttertinget 2009 for å få et 
gjennomarbeidet doping, straffe – og saksbehandlingsreglement. 



 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2008: 
 
1. Fra 1/1-2010 utvides DFS dopingliste til å gjelde alle medikamenter på WADA 
(World Anti-Doping Agency) sin liste. Det gis ikke medisinsk fritak for bruk av 
Betablokkere og Diuretika (vanndrivende stoffer), mens bruk av øvrige medikamenter 
på dopinglisten kan benyttes ved forevisning av legeattest. Veteranskyttere samt klasse 1 og 
2 kan også benytte Betablokkere og Diuretika ved forevisning av legeattest. 
 
2. Fra 1/1-2010 skal prøvetakingen av dopingkontroller gjennomføres av en uavhengig 
instans utenfor Skytterkontoret. 
 
3. Med bakgrunn i vedtak i punkt 1 og 2, gis Skytterstyret i oppdrag å fremme forslag til 
konkrete regler angående doping, straffe- og saksbehandlingsbestemmelser i 
Skytterbokas kapittel 15 til Skyttertinget 2009. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 
 

Sak 34/2008 Tingsak: Forslag om avvikling av superfinale NM-felt 
 
Etter forslag fra Norges Skytterstyre ble det under NM felt i Steinkjer gjennomført en 
superfinale i tillegg til den ordinære gjennomføring av 30 skudd og 12 skudd finale. 
Målsettingen for tiltaket var i korthet å sette mer markert fokus på kåring av norgesmesteren 
i feltskyting. 
 
Superfinalen fikk en blandet mottakelse og kan nok ikke sees på som en ubetinget suksess 
ved denne første gjennomføring. Årsakssammenhengen her var mangeartet, bl.a. at den 
opprinnelige plan om gjennomføring på elektronisk målmateriell ikke kunne etterleves og at
den manuelle gjennomføring ble noe treg og langtekkelig, særlig sett i sammenheng med 
Stang- og felthurtigfinalene på samme arena. På bakgrunn av dette, og det faktum at det nå 
klargjøres for den ordinære 12-skuddsfinalen på elektroniske feltfigurer på 200m, har Norges 
Skytterstyre tatt beslutningen om Superfinalen opp til ny vurdering. 
 
Beslutningen om gjennomføring av Superfinale ble vedtatt av Skyttertinget 2006. For å 
kunne gjøre et nytt vedtak på Skyttertinget 2008, som kan få umiddelbar virkning og gi arr 
av LS 08tidlig nok varsel om eventuelle endringer, vedtok Norges Skytterstyre å sende ut 
høring til alle samlag vedrørende innstilling til at Norges Skytterstyre ønsker å fjerne 
Superfinalen. 
Høringsfrist ble satt til 15.april. Det er ikke innkommet innstillinger om at Superfinalen bør 
beholdes. Alle tilbakemeldinger er enig i at denne finalen kan tas bort. Formelt vedtak må 
likevel fattes på Skyttertinget som separat sak. 
 
Drøfting: 
På LS 2007 ble det en vellykket feltfinale på 100m med elektroniske feltfigurer. Ved en 



tilsvarende gjennomføring av feltfinale på 200m for klasse 2-5 og V55 vil oppmerksomheten
og fokus på finalen i NM felt bli meget god – etter alt å dømme bedre enn superfinalen. 
KME er klar til å etablere feltfigurer på skivene på 200m. Administrasjonen vil derfor 
anbefale at man går tilbake til den tidligere ordning med at Norgesmesteren i felt kåres med 
en 12-skudds finale etter ordinær 30 skudds feltrunde. Finalen kan vises på storskjerm. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2008: 
 
Superfinalen i NM felt tas bort. Norgesmesteren i felt kåres etter 42 skudd som tidligere. 
Vedtaket gjøres gjeldende f.o.m LS 2008. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 
 

Sak 35/2008 Tingsak: Budsjett for private midler 2009
 
Sakspapirene omfatter budsjettforslag for private midler vedlagt delbudsjetter for;  

• Salgsvirksomheten, 
• Norsk Skyttertidende, 
• Salg administrasjonsprogram lag og samlag, 
• Øvrig virksomhet og organisasjonsutgifter. 

 
Drøfting: 
Sammendraget 
Sammendraget er satt opp på samme måte som tidligere, og sammenlignet med budsjettet 
for 2008 og regnskapstallene for 2007.  Det er satt opp kr 130.000 som andre inntekter.  
Beløpet inneholder forventede annonseinntekter fra storskjerm LS-05 (kr 110.000) samt 
etterpåmeldings-gebyr for Landsskytterstevnet (kr 20.000). 
 
Note 1 – Budsjettforslag salgsvirksomheten 
Omsetning: 
Selv om omsetning av våpen de to siste årene har vært på over 11 millioner kroner har man 
valgt å være forsiktig.  Det er budsjettert med en økning i omsetningen på 525.000 i forhold til 
budsjettet 2008. 
 
Bruttofortjeneste: 
Bruttofortjenesten forventes å holde seg omtrent på 2007-nivå. 
 
Driftskostnadene: 
Det er en økning i lønnskostnadene som skyldes generell økning i kostnadene samt at det er 
tatt høyde for bruk av innleid hjelp. De øvrige driftskostnadene er tilpasset planlagt aktivitet. 
 
Note 2 – Norsk Skyttertidende 
Abonnementsavgiften er satt til kr 250,-.  Det er ikke budsjettert med driftstilskudd. 
Annonseinntektene er satt til samme beløp som budsjettet 2008.   



 
Note 3 – Salg administrasjonsprogram skytterlag og skyttersamlag 
Salgsinntektene består av inntekter fra de årlige vedlikeholdsavtalene, videresalg av web-
løsninger til skytterlag samt salg av nye brukerlisenser av administrasjonsprogrammet. 
 
Målsettingen er at dette prosjektet ikke skal gi driftsunderskudd. 
Note 4 – Øvrig virksomhet 
I tillegg til andel lønnskostnader til prosjektleder lotteri inneholder beløpet under lønns- og 
personalkostnader kostnadene med den årlige turen for Skytterkontorets ansatte. 
 
Beløpet under inventar/utstyr gjelder ”oppdressing” av styremedlemmer og ansatte. 
 
Beløpet under reiseutgifter gjelder reise- og oppholdsutgifter til styremedlemmers-, 
utvalgsmedlemmers og ansattes ektefeller i forbindelse med møter og ymse 
representasjonsoppdrag. 
 
Beløpet under representasjon gjelder følgende: 

Representasjon styrets møtevirksomhet 75.000 
Representasjon utvalgsmøtevirksomhet 10.000 
Representasjon ved kontoret 5.000 
Sum 90.000 

 
Beløpet under kontingenter og gaver gjelder følgende: 

Julegaver ansatte, styre- og utvalgsmedlemmer 20.000 
Gaver i forbindelse med representasjonsoppdrag 10.000 
Andre gaver, blomsterhilsener 20.000 
Sum 50.000 

 
 
Note 5 – Organisasjonsutgifter 
 
Bruk av øremerkede midler 
 
Rekrutteringsaktiviteter: 
Det budsjetterte beløpet utgjør ca ¼-del av lotterioverskuddet i 2004 og er planlagt benyttet 
slik etter forslag fra DFSU: 
 

Tilskudd til instruktør-/ledersamlinger 100.000 
Innkjøp av diverse rekrutteringsmateriell 30.000 
Rekvisita/trykksaker valgfagopplegg 20.000 
Rekvisita/trykksaker landskonkurransen i skoleskyting 50.000 
Sum 200.000 

 
Til formålet lotteriet 08, webversjon: 
Denne posten skal dekke kostnader med webversjon av administrasjonsprogrammet og 
tiltaket å få ”ungdom på nett” for på den måten dra nytte av ungdommens datakompetanse i 
administrasjonen av skytterlag og skyttersamlag. Når det gjelder selve utviklingen av 
webversjonen av administrasjonsprogrammet så var dette planlagt i gangsatt allerede i 2008, 
men på grunn av at vårt konsulentfirma ikke har mulighet til å starte denne jobben i år må 
dette utstå til 2009. 
 



Bruk av annen egenkapital 
Beløpet under Landsskytterstevnet gjelder reise- og oppholdsutgifter til inviterte gjester samt 
representasjon av disse gjestene og andre gjester under LS. 
 
Beløpet under e-post til alle skytterlag gjelder finansiering av e-post med betryggende 
spamsikkerhet til alle skytterlag og skyttersamlag. 
Budsjettreserven som ble satt inn i budsjettet i 2008 er videreført, og er ment som en buffer 
som skal dekke budsjettoverskridelse, for eksempel innenfor utdanning og 
ammunisjonsbidrag. 
 
Budsjettets virkning på egenkapitalen: 
 
Nedenfor er vist hvordan fremlagte budsjett virker inn på egenkapitalen for private midler: 
 
 

  

Egenkapital med 
lovpålagte 

restriksjoner

Egenkapital med 
selvpålagte 

restriksjoner   

Delregnskap Henvisning Egenkapital Sum
Andre inntekter Sammendrag 130 000 130 000
Netto finansposter Sammendrag 649 000 649 000
Resultat salg Note 1 350 000 350 000
Resultat NST Note 2 0 0
Sum inntekter  0 0 1 129 000 1 129 000
Dette skal finansiere:  
Øvrig virksomhet Note 4 20 000 1 630 000 1 650 000
Rekrutteingsaktivitet Note 5 200 000  200 000
Formål 08, web Note 5 600 000  600 000
Landsskytterstevnet Note 5 250 000 250 000
E-post skytterlag Note 5 200 000 200 000
Andre formål, reserve Note 5 200 000 200 000
Sum utgifter  800 000 20 000 2 280 000 3 100 000
Resultat  -800 000 -20 000 -1 151 000 -1 971 000

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Note 
Budsjett 

2009
Budsjett 

2008 
Regnskap 

2007
Driftsinntekter 
Salgsvirksomheten 1 23 225 000 22 700 000 25 591 022
Norsk Skyttertidende 2 2 660 000 2 760 000 2 604 838
Salg administrasjonsprogram 3 660 000 490 000 405 549
Landslotteriet 3 175 000 
Andre inntekter 130 000 225 000 128 120
Sum driftsinntekter 26 675 000 29 350 000 28 729 529

Driftskostnader
Salgsvirksomheten 1 22 875 000 22 253 000 24 736 349
Norsk Skyttertidende 2 2 660 000 2 512 000 2 585 360
Administrasjonsprogrammet 3 660 000 490 000 512 688
Landslotteriet 2 045 000 
Øvrig virksomhet 4 1 650 000 660 000 715 963
Organisasjonsutgifter 5 1 450 000 1 440 000 1 760 064
Sum driftskostnader 29 295 000 29 400 000 30 310 424

Driftsresultat -2 620 000 -50 000 -1 580 895

Finansposter 
Finansinntekter 650 000 450 000 594 218
Finanskostnader 1 000 1 000 912
Netto finansposter 649 000 449 000 593 306

Resultat  -1 971 000 399 000 -987 589
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
Note 1 - Salgsvirksomheten 

SUM VÅPEN AMMUNISJON ANNET SALG 
Forslag 2009 Budsj 2008 Regnsk 2007 Forslag 2009 Budsj 2008 Forslag 2009 Budsj 2008 Forslag 2009 Budsj 2008 

Salgsinntekter 
Ordinære salgsinntekter 23 225 000 22 700 000 25 591 022 9 000 000 8 500 000 13 500 000 13 500 000 725 000 700 000 
Sum salgsinntekter 23 225 000 22 700 000 25 591 022 9 000 000 8 500 000 13 500 000 13 500 000 725 000 700 000 

Varekostnader 20 030 000 19 625 000 22 020 961 7 500 000 7 100 000 12 000 000 12 000 000 530 000 525 000 

Bruttofortjeneste 3 195 000 3 075 000 3 570 061 1 500 000 1 400 000 1 500 000 1 500 000 195 000 175 000 
Bruttofortjeneste i prosent 13,76 13,55 13,95 16,67 16,47 11,11 11,11 26,90 25,00 

Lønnskostnader 1 100 000 950 000 1 080 670

Annen kostnad 
Fraktkostnader 875 000 875 000 780 729
Husleiekostnader 300 000 260 000 277 647
Leie og leasing 50 000 45 000 52 707
Inventar/kontormaskiner 30 000 15 000 45 953
Revisjon 50 000 48 000 52 650
Andre konsulenttjenester 20 000 30 000 23 560
Kontorrekvisita, trykksaker 40 000 50 000 38 727
Telefon og porto 20 000 20 000 24 465
Reise- og oppholdsutgifter 125 000 125 000 76 353
Markedsføring 200 000 175 000 230 011
Forsikringer 35 000 35 000 31 916
Sum annen kostnad 1 745 000 1 678 000 1 634 718

Driftsresultat 350 000 447 000 854 673



Note 2 - Norsk Skyttertidende 
Forslag 2009 Budsj 2008 Regnsk 2007 

Driftsinntekter 
Annonseinntekter 560 000 560 000 537 107 
Abonnementsinntekter 2 100 000 1 700 000 1 659 731 
Driftstilskudd 500 000 408 000 
Sum driftsinntekter 2 660 000 2 760 000 2 604 838 

Produksjon-/distribusjonskostnader 
Trykningsutgifter 800 000 800 000 755 675 
Porto- og distribusjon 444 000 390 000 466 281 
Sum produksjons-/distribusjonskost 1 244 000 1 190 000 1 221 956 

Lønnskostnader 830 000 750 000 792 472 

Annen kostnad 
Husleiekostnader 100 000 90 000 96 724 
Kjøp inventar og utstyr 25 000 10 000 33 306 
Revisjonshonorar 12 000 12 000 14 626 
Andre honorarer 18 000 15 000 17 653 
Kontorrekvisita 18 000 20 000 13 335 
Telefon og porto 75 000 75 000 65 697 
Reise- og oppholdsutgifter 312 000 320 000 307 522 
Markedsføring 25 000 25 000 21 131 
Forsikring 1 000 5 000 938 
Sum annen kostnad 586 000 572 000 570 932 

Driftsresultat 0 248 000 19 478 

Note 3 - Administrasjonsprogram lag og samlag 
Forslag 2009 Budsj 2008 Regnsk 2007 

Driftsinntekter 
Salgsinntekter 660 000 490 000 405 549 
Sum driftsinntekter 660 000 490 000 405 549 

Kostnader lisenser for videresalg 100 000 160 000 117 006 

Lønnskostnader 100 000 80 000 107 321 

Annen kostnad 
Inventar og utstyr 25 000 25 000 8 129 
Konsulenthonorarer EDB 345 000 160 000 199 812 
Kontorrekvisita 15 000 15 000 12 139 
Telefon og porto 15 000 15 000 17 759 
Reise- og oppholdsutgifter 50 000 30 000 50 522 
Markedsføring 10 000 5 000
Sum annen kostnad 460 000 250 000 288 361 

Driftsresultat 0 0 -107 139 
 
 
 
 
 
 
 



Note 4 - Øvrig virksomhet 

Forslag 2009 Budsj 2008 Regnsk 2007 

Lønns- og personalkostnader 250 000 50 000 228 003 

Annen kostnad 
Inventar og utstyr 40 000 30 000 38 278 
Reise- og oppholdsutg 50 000 100 000 27 858 
Representasjon 90 000 90 000 91 708 
Kontingenter og gaver 50 000 50 000 30 502 
Forsikring 20 000 20 000 21 514 
Kostnader fremtidige lotterier 250 000 278 100 
Leie av storskjerm til LS 400 000 320 000
Utgifter flytting Skytterkontoret 500 000
Sum annen kostnad 1 400 000 610 000 487 960 

Sum kostnader øvrig virksomhet 1 650 000 660 000 715 963 
 
 
 

Note 5 - Organisasjonsutgifter 
Forslag 2009 Budsj 2008 Regnsk 2007 

Bruk av øremerkede midler 
Rekrutteringsaktiviteter 200 000 200 000 448 062 
Utdanning 168 075 
Markedsføring, storskjerm LS 393 500 
Felt-/skifelt, elektroniske feltfig 218 863 
Formålet lotteri 08, webversjon admprg 600 000 600 000

Sum bruk av øremerkede midler 800 000 800 000 1 228 500 

Bruk av annen egenkapital 
Landsskytterstevnet 250 000 240 000 252 565 
E-post til alle skytterlag 200 000 200 000
Ammunisjonsbidrag 278 999 
Til andre formål, budsjettreserve 200 000 200 000

Sum bruk av annen egenkapital 650 000 640 000 531 564 

Sum organisasjonsutgifter 1 450 000 1 440 000 1 760 064 
 
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2008: 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget til å vedta følgende budsjett for private midler for 
2009. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 



Sak 36/2008 
Tingsak :Avtalen mellom Forsvaret og DFS angående støtten til  
     Landsskytterstevnet 2011 - 2020 

 
Gjeldende avtale ble underskrevet i 2003 og varer tom 2010. 
Forsvarets ledelse har tilkjennegitt at støtten til LS skal videreføres for perioden 2011 – 2020. 
 
Det er etablert en prosjektgruppe bestående av en representant for Forsvarets ledelse, en fra 
FD og en fra DFS. Disse er Genmaj. Bernt I. F. Brovold, jurist Magnus Bydal og gen.sekr Kurt 
Arne Berglund.   
 
Forsvaret v/GIHV har tilkjennegitt at i ny avtale skal alt personell, som avgis til gjennomføring 
av LS, ha relevant tjeneste. Det tas derfor sikte på et LS fullt ut elektronisk gjennomført fom 
2011. Dersom dette ikke er mulig må tjenester av ikke relevant karakter kjøpes. 
  
Drøfting: 
I drøftingene har gruppen blitt enige om følgende prinsipielle forhold: 
 

• Forsvaret vil sørge for at skytteren får tilbakemelding om sin skyting/sine 
resultater/anvisning på standplass. Det er opp til Forsvaret hvordan denne tjenesten 
bringes til skytter 

• Forsvarets personell skal lede og kontrollere skytinger og på den måten utføre 
relevant tjeneste. 

• Forsvaret påtar seg en samlet resultatbehandling, dog slik at selve presentasjonen 
ovenfor publikum, storskjerm, NRK, speaker, utarbeidelse av resultatlister mm er 
arr/DFS sitt ansvar. 

 
Vedlagt til denne saksutredning vises den skriftlige framstilling av det ovennevnte. Detaljer i 
støtten, herunder beskrivelser av kravspesifikasjoner til materiell og tjenester samt 
kostnadsfordeling vil bli framstilt i egne vedlegg til avtalen. Tilleggsarbeidet med disse 
forhold gjennomføres av en egen teknisk gruppe som etableres i april 2008.   
 
På nåværende tidspunkt er kun den del av avtalen som omhandler de prinsipielle og 
overordnede forhold som er omforent og beskrevet. De tekniske spesifikasjoner vil det ta 
noe tid å utarbeide.   
 
Prosjektgruppen vil derfor anbefale Norges Skytterstyre om å anmode Skyttertinget 2008 om 
tilslutning til de prinsipielle sider ved avtalen og å gi Norges Skytterstyre fullmakt til å 
videreføre og sluttføre arbeidet med avtalen. 
 
På bakgrunn av prosjektgruppens anbefaling vil Administrasjonen anbefale Norges 
Skytterstyre å fremme følgende forslag for Skyttertinget 2008: 
 
Skyttertinget 2008 slutter seg til de prinsipielle forhold i avtalen vedrørende Forsvarets støtte 
til Landsskytterstevnet for perioden 2011 – 2020. Norges Skytterstyre gis fullmakt til å 
sluttforhandle avtalen. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 



Sak 37/2008 Tingsak: Tildeling av Landsskytterstevne 2012
 
Det foreligger søknad fra Voss skyttarlag om tildeling av LS 2012, skytingene lagt til området 
Bømoen på Voss. 
Likeså foreligger det søknad fra de fire skytterlagene Os, Fana, Åsane/Hordvik og Bergen om 
tildeling av LS 2012, skytingene lagt til Os/Ulven. 
 
Drøfting: 
Søknaden fra skytterlagene Os, Fana, Åsane/Hordvik og Bergen 
I samsvar med vedtatt turnusordning søker ovennevnte skytterlag om å få arrangere 
Landsskytterstevnet 2012. Lagene har gått sammen om arrangementet og etablert en 
prosjektgruppe for grovplanlegging og klargjøring så langt det er mulig på nåværende 
tidspunkt. Alle lagene har årsmøtevedtak på å delta i arrangementet. Etablering av 
hovedkomite starter så snart søknaden er behandlet av Skyttertinget og tildeling er foretatt. 
 
Skytingene planlegges gjennomført på eksisterende mil bane 200m på Ulven og på Os sin 
100m bane, som i 2002. Grovfelt og finfelt i samme feltterreng som ved tidligere LS på 
Os/Ulven. Arena for Stang- og Felthurtigskyting det samme, lagt inn før feltrunden starter. 
Bruk av anleggene på Ulven er skriftlig bekreftet av Forsvaret. 
Finalearena for stang- og felthurtig i samme område som i 2002. På dette tidspunkt er det 
etter alt å dømme elektronisk feltfinale også for grovfelt på hovedarena. 
 
Det planlegges camping i tilknytning til Ulvensletta, samt eksisterende campingplasser, 
skoler og hytter i området. For øvrig har Bergensregionen stor hotellkapasitet, dog i noe 
avstand fra arena Ulven. Søknaden vedlegges tingpapirene og refereres ikke videre i detalj. 
Os kommune og Hordaland fylkeskommune støtter søknaden og har skriftlig tilkjennegitt 
bidrag av forskjellige slag. Herunder bekrefter kommunen vertskap for Skytterting og 
tingmiddag. 
 
Søknaden fra Voss skyttarlag 
I samsvar med vedtaket om framtidig turnus for LS, hvor andre aktører enn de som 
framkommer av turnusordningen, er berettiget å søke om arr av LS i aktuell landsdel, er det 
kommet inn søknad fra Voss skyttarlag om arr. av LS 2012. 
Voss har en infrastruktur som vil kunne passe arrangement av LS. Dette gjelder 
kommunikasjon, innkvartering, fritidstilbud med mer. Skytterlagets kapasitet som arrangør 
av LS har ikke vært prøvd, men laget har en stor medlemsmasse og en aktiv idrettsbygd bak 
seg. Støtte fra kommunen er generell og fylke mangler. 
Som alle vil forstå ligger utfordringen for Voss å etablere arena for skytingene. 
I det etterfølgende gjøres det en kort sammenstilling og vurdering av de praktiske forhold 
ved skytearenaene på Voss. 
 
Skytearena på Voss 
DFS har allerede brukt relativt store midler til teknisk støtte/vurderinger. Voss vil bygge ny LS 
arena i tilknytning til Bømoen (5-6 km fra Voss Jernbanest). Detplanlegges kompakt arena 
med 100/200m og feltskytinger i samme område. Herunderelektronisk skytemaskin for 
grovfelt. Laget er forberedt på annen løsning hva gjelder en mer tradisjonell løsning av 
feltskytingene. 
Etter søknadsfrist har Voss lagt fram rapport fra Kilde akustikk hvor det beskrives muligheter for å 
komme ned på et støynivå som vil kunne gi konsesjon for støy. Utgangspunktet for disse 
beregninger er en 20-skivers bane på 200m. Dette blir derfor noe upresist i sakens anledning 
hvor behovet er en 50 skivers bane hvor fløyskivene(minst en) får en annen posisjon enn det 
Kilde har beregnet ut fra. Tilsvarende på 100m hvor det er lagt til grunn 10 skiver. Videre 
beskrives standplassbygget som en betongkonstruksjon med 5-6m langt frambygg pr to 



skyttere. Dersom dette er nødvendig, med tanke på støyreduksjon, vil arbeidsforholdene for
NRK, ved finalevisninger, bli dårlig. 
 
Forsvaret er grunneier på Bømoen. Ved forespørsel til Forsvarsbygg opplyses det at 
framtiden på Bømoen er usikker, sett i lys av Fosvarsstudien 07. 
I hht det som framkom i samtalen om tema på styremøte i mars kan imidlertid 
Forsvarsstudien også føre til at kapasiteten på Ulven blir for liten slik at andre arenaer på 
Vestlandet blir interessante for HV’s treninger i regionen. Med det kan Bømoen igjen bli 
vurdert som interessant område med tanke på HV’s behov i framtid. Herunder tenkes det også på 
en eventuell etablering av feltarena i skytebanens nærhet. Hvordan dette blir å oppleve 
støymessig for de som er på arena under et LS er noe usikkert. Administrasjonen kan ikke ta stilling 
til hvordan dette blir seende ut i framtid, men dersom Forsvaret kan garantere en utbygging 
innen 2012 vil saken stilles i et nytt lys. 
 
Dersom området avhendes vil omsetningsverdi påvirkes negativt dersom det på det 
tidspunkt er bestemt LS arena på området. En eventuell ny eier vil kunne motsette seg 
etablering av skytebane på området da oppkjøp sikkert er begrunnet i andre planer. Dette 
faktum vil kunne medføre at slik bygging ikke vil bli klarert, eller i det minste vanskeliggjort. 
Selv om det blir gitt formell tilgang til bruk av området til skytebane fra grunneier er likevel 
konsesjon fra fylket usikker. (jfr. notat fra DFS’ tekniske konsulent) 
 
En kommunal overtakelse vil kunne gi skytterlaget nye muligheter. Men som det 
framkommer av notat fra DFS’ tekniske konsulent er likevel klarering for bygging av 
skytebane på Bømoen høyst usikker. 
Dersom det mot alle vurderinger skulle bli gitt klarsignal for bygging er det, fortsatt i hht til 
notat fra Rieber Prosjekt, et kostnadsbilde i prosjektet som ikke er avklart. Herunder tenkes 
det ikke bare på teknisk etablering av skyteanleggene, men også store støyvoller som må til 
iflg. begge tekniske utredninger. 
Hvordan politiske myndigheter ser på dette er uavklart og ikke synliggjort. 
Avslutning: Det synes problematisk på nåværende tidspunkt(2008) å kunne anbefale et LS 
lagt til Voss allerede i 2012 på grunn av usikkerheten vedrørende arena for baneskytingene 
og finansieringen av en eventuell utbygging. 
Administrasjonen er av den oppfatning at det må på bordet skriftlige garantier både for 
sannsynligheten for godkjent reguleringsplan og støykonsesjon, samt finansiering av baner 
m/skytterhus og voller rundt arena, før et arrangement av LS kan tildeles på et gitt tidspunkt.
 
Sammenlikninger av de to søkere ut fra øvrige kriterier: 
Innkvartering. Begge arrangører vil kunne skaffe tilfredsstillende camping og boforhold for 
skyttere med familier og øvrige tilstedeværende. Etter alt å dømme har Voss den mest 
kompakte løsning og muligens størst kapasitet i nærhet av arena. 
 
Generell tilgjengelighet/forhold for ledsagere 
For reise til LS uten bruk av bil er Os det beste alternativ med Flesland flyplass liggende i 
rimelig nærhet til baneskyting (30 km). Med jernbane er Voss klart best med en avstand til 
jbnst på ca 5 km, mens Os har ca 30 km til Bergen sentrum. 
På Voss er det kortest veg for publikum/ledsagere hva gjelder avstand fra arena og tilgang til
et noe større sentrum, mens tilbudet i en noe større avstand er klart best i Os ved at sentrum 
i Bergen by ligger innenfor rimelig avstand (30km). 
 
Støtte fra kommune og fylke 
Her er det stor forskjell i hvilken forpliktende støtte som er gitt søkerne. Os/Ulven 
alternativet har skriftlige, underskrevne erklæringer fra både kommune og fylke. 
Voss kommune har gitt en uforpliktende støtteuttalelse til Voss skyttarlag. Det foreligger ikke 
noe fra fylket. 



 
Støtten fra Forsvaret 
Denne reguleres i avtalen mellom DFS og Forsvaret og vil fungere begge steder. For tiden er 
det militære installasjoner begge steder, men Os/Ulven er til daglig i aktivitet og har 
utbyggingsplaner i tiden framover. Dersom omr Bømoen avhendes av Forsvaret er 
infrastrukturen for Forsvaret på Voss klart svakere enn Os/Ulven. Skulle HV revitalisere 
Bømoen vil saken igjen endre seg på dette punkt. 
 
Støtte fra DFS 
Påvirkes ikke av valg av arena. 
 
Konklusjon 
Administrasjonen vurderer det slik at dersom det tydeliggjøres i en søknad at et LS 
arrangement vil kunne ha klare usikkerhetsmomenter, mens det samtidig foreligger en 
annen søker uten slike utfordringer, bør valget falle på det man i dag kan definere som et 
sikkert og fullt ut tilfredsstillende valg. Derfor bør LS 2012 legges til Os/Ulven. 
Samtidig vil administrasjonen uttrykke at Voss ville kunne være et spennende og godt 
alternativ i framtiden, gitt en avklaring av arena. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyres å fremme følgende innstilling for
Skyttertinget 2008: 
 
Landsskytterstevnet i 2012 legges til Os/Ulven med skytterlagene Os, Fana, Åsane/Hordvik 
og Bergen som tekniske arrangører. 
Støtte til arrangementet, særlig fra Forsvaret, framkommer av avtalen mellom Forsvaret og 
DFS vedrørende Forsvarets støtte til Landsskytterstevnet i perioden 2011 – 2020. 
Det forutsettes at arrangøren skaffer til veie de nødvendige fasiliteter på hovedarenaen for 
Norges Skytterstyre med gjester og Skytterkontoret. Dette gjelder møterom og lokaliteter for 
salg og informasjon – som stilles kostnadsfritt til disposisjon. Arrangøren må videre forholde 
seg til de rammer for støtte som er gitt av Forsvaret. 
Arrangøren plikter, i samarbeid med Skytterkontoret, å framskaffe innkvartering for Norges 
Skytterstyre m/gjester, Skytterkontorets ansatte samt øvrige støttespillere for teknisk 
gjennomføring av LS. Innkvarteringsbehov beskrives av DFS. Dessuten sted for avholdelse 
av Skyttertinget og tingmiddag. 
Arrangøren plikter videre å tilby tingrepresentanter og representanter for pressen mulighet 
for bestilling av innkvartering. 
Skytterkontoret, i samarbeid med arrangøren, er ansvarlig for resultatservicen under stevnet. 
DFS skaffer speakerteam og arenaproduksjon. Arrangøren dekker deler av kostnaden med 
dette (kr 150.000 i 2007 – vil være gjenstand for prisregulering). Innkvartering for 
speakerteamet inngår i DFS’ bestilling. Til støtte for speakerteamet ordner arrangøren med 
2- 3 personer etter nærmere avtale. 
Pris på skytebok fastsettes av Norges Skytterstyre etter søknad fra arrangøren. Det kan ikke 
påregnes økning av pris på denne, i forhold til foregående år, utover normal prisstigning. 
Det samme gjelder campingavgift. 
Rapport og regnskap forelegges Skytterstyret innen et halvt år etter at stevnet er avviklet. 
 
Ferdinand Brovold fremmet følgende forslag: 
Landsskytterstevnet i 2012 legges til Voss med Voss skyttarlag som teknisk arrangør. 
Forslaget ble begrunnet med følgende hovedargumentasjon: 
 
Det militære skytefeltet på Ulven er, og vil etter hvert bli ytterligere innbygget av sivil 
infrastruktur som gjør anlegget mindre egnet som både militært skytefelt og LS-arena.  
Det er av regjeringen anbefalt at Sjøforsvarets rekruttskole skal flyttes til Bergen. Dette vil 



endre den militære bruken av Ulven slik at Heimevernets virksomhet ikke når opp i prioritet. 
Heimevernet er avhengig av gode treningsanlegg på Vestlandet og Voss/Bømoen er et 
fremtidsrettet alternativ i så måte.  
Arealene på Voss står nå disponible for å lage en ny fremtidsrettet LS-arena. Arealene vil om 
denne muligheten ikke nyttes bli brukt til andre formål.  
Å legge Landskytterstevnet til Voss vil således være et strategisk riktig valg for DFS. Ved å 
legge LS 2012 til Os/Ulven risikerer man på bakgrunn av argumentasjon i pkt 1-3 å miste en 
LS-arena med tiden.  
 
Betingelser for arrangementet (samme som for Os/Ulven) 
Støtte til arrangementet, særlig fra Forsvaret, framkommer av avtalen mellom Forsvaret og 
DFS vedrørende Forsvarets støtte til Landsskytterstevnet i perioden 2011 – 2020. 
Det forutsettes at arrangøren skaffer til veie de nødvendige fasiliteter på hovedarenaen for 
Norges Skytterstyre med gjester og Skytterkontoret. Dette gjelder møterom og lokaliteter for 
salg og informasjon – som stilles kostnadsfritt til disposisjon. Arrangøren må videre forholde 
seg til de rammer for støtte som er gitt av Forsvaret. 
Arrangøren plikter, i samarbeid med Skytterkontoret, å framskaffe innkvartering for Norges 
Skytterstyre m/gjester, Skytterkontorets ansatte samt øvrige støttespillere for teknisk 
gjennomføring av LS. Innkvarteringsbehov beskrives av DFS. Dessuten sted for avholdelse 
av Skyttertinget og tingmiddag. 
Arrangøren plikter videre å tilby tingrepresentanter og representanter for pressen mulighet 
for bestilling av innkvartering. 
Skytterkontoret, i samarbeid med arrangøren, er ansvarlig for resultatservicen under stevnet. 
DFS skaffer speakerteam og arenaproduksjon. Arrangøren dekker deler av kostnaden med 
dette (kr 150.000 i 2007 – vil være gjenstand for prisregulering). Innkvartering for 
speakerteamet inngår i DFS’ bestilling. Til støtte for speakerteamet ordner arrangøren med 
2-3 personer etter nærmere avtale. 
Pris på skytebok fastsettes av Norges Skytterstyre etter søknad fra arrangøren. Det kan ikke 
påregnes økning av pris på denne, i forhold til foregående år, utover normal prisstigning. 
Detsamme gjelder campingavgift. 
Rapport og regnskap forelegges Skytterstyret innen et halvt år etter at stevnet er avviklet 
 
Vedtak 
Ferdinand Brovold sitt forslag enstemmig vedtatt.

 
 
 
 

Sak 38/2008 Kvalifisering til samlagskonkurransen for senior under LS på Førde
 
Skytebanen på 200 meter i Førde har 45 skiver. På grunn av plasshensyn på skive 1 og 45 i 
forbindelse med monitorplassering og hensyn til linksskyttere, mener administrasjonen i 
samråd med arrangøren at det ikke er tilrådelig å skyte på flere enn 43 skiver under 
Landsskytterstevnet. Ettersom det er 49 samlag, må det derfor gjøres arrangementsmessige 
grep i forbindelse med samlagsskytingen. 
 
Drøfting: 
En stram tidsplan gjør det vanskelig å kjøre to lag for hver av etappene. I den innledende 
skytingen i samlagskonkurransen beregnes 25 minutter pr lag. Dersom det blir to lag for 
hver etappe, vil det ta en time og 40 minutter lenger tid å gjennomføre skytingen. Dette vil 
gjøre konkurransen langtekkelig for både publikum og utøvere. Det synes derfor som eneste 
løsning å begrense deltakende lag til skivekapasiteten på 43. 
 



Utfordringen blir da å finne en rettferdig måte å begrense deltakelsen på. Normalt er det fra 
ett til tre samlag som ikke stiller lag i samlagskonkurransen. I år, hvor også veteranskyttere 
skyttere kan delta, vil det bli enda mindre forutsigbart enn tidligere hvor mange samlag som 
vil delta, selv etter at påmeldingsfristen til LS har gått ut. Det blir derfor vanskelig å ta hensyn 
til dette når deltakende lag må begrenses. 
 
Kvalifisering 
En rettferdig måte å begrense deltakelsen i selve samlagskonkurransen, vil være å kjøre en 
kvalifisering basert på fjorårets resultater. Alle fire etappene i kvalifiseringen kan da skyte 
samtidig. Spørsmålet da blir hvor mange samlag som skal være med i en slik kvalifisering. 
Administrasjonen vil foreslå at maksimalt åtte lag skyter kvalifisering til 
samlagskonkurransen, med erfaring fra tidligere år blir det antakelig bare fem eller seks. Da 
vil disse samlagene kjempe om to plasser. I så fall vil plass nummer 42 og dårligere i fjor 
(inklusiv de lagene som ikke deltok) få muligheten til å være med i kvalifiseringen.    
 
Begrunnelsen for at administrasjonen ikke vil involvere flere lag i kvalifiseringen er at denne 
kvalifiseringen for enkelte føles som en ekstra belastning. Både fordi skytterne vil få en ekstra 
lang dag på arenaen og fordi skytterne må igjennom to tøffe konkurranser med få timers 
mellomrom. Dette kan være et argument for å ta med færrest mulig lag i en slik kvalifisering, 
men dog slik at det blir to lag som kvalifiserer til samlagskonkurransen fra kvalifiseringen. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
På Landsskytterstevnet i Førde må det av arrangementsmessige hensyn gjennomføres en 
kvalifisering for deltakelse til samlagsskytingen. Dette på grunn av at det der kun kan skytes 
på 43 skiver samtidig. Hvis flere enn 43 samlag melder seg på til samlagssytingen, skal det 
gjennomføres en kvalifisering mellom de samlag som ble nummer 42 eller dårligere i 
samlagsskytingen på LS i Steinkjer i 2007. Dette gjelder samlagene Aust-Finnmark, Hitra og 
Frøya, Inntrøndelag, Lofoten, Numedal, Søre Sunnmøre, Vesterålen og Vest-Telemark. 
Kvalifiseringen til samlagskonkurransen vil ikke telle som resultat til Ingeborg Beslag og 
Låssystemers premie. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 39/2008 Tingsak: Informasjon om cal 5.56 til Skyttertinget 2008 
 
Siden 2004 har organisasjonen hatt drøftinger med Sauer & Sohn om eventuell bruk av  
5,56 kaliber kunne implementeres i Sauer 200 STR, og således eventuelt kunne tas i bruk som 
godkjent kaliber i DFS. Skytterstyret planlegger at saken skal realitetsbehandles på 
Skyttertinget 2009. 
 
Vedtak 
Saken om eventuell innføring av kaliber 5,56 legges fram for diskusjon på Skyttertinget 2008. 
Generalsekretæren vil først orientere Skyttertinget om status for det arbeid som er gjort, og 
videre redegjøre for de muligheter og utfordringer som knyttes til en eventuell innføring av 
kaliber 5,56. Deretter vil Skytterstyret invitere til en generell debatt om kaliber 5,56.    

 



Sak 40/2008  
 
Norges Skytterstyre vedtok tildelinger av hedersbevisninger. Vedtaket er ført i B-protokoll. 
 

 
 

Sak 41/2008 Samlagsgrenser 
 
Som det fremgår av referansene har det vært gjentatte henvendelser fra administrasjonen til 
alle (og noen utvalgte) samlag om å ta opp tema til diskusjon internt og regionalt. 
Det synes å være liten interesse fra samlagene for saken. Dette kan skyldes at man mener 
seg fornøyd med dagens situasjon. Videre kan dette bunne i at det virker tungt å skulle 
endre på gamle, tilvantetradisjoner både rent mentalt og praktisk og at man derfor unnlater 
å utsette seg forbelastningen. Noen samlag har meldt tilbake at dette er noe Norges 
Skytterstyre må ta direkte med aktuelle regioner. 
 
Administrasjonen mener at saken ikke bør legges helt død, noe manglende interesse kunne 
lede oss til å konkludere med. Det synes åpenbart at samlagsgrensene, på enkelte steder, 
virker helt ulogiske i forhold til dagens kommunikasjonsmønster. 
 
Drøfting: 
For eventuelt å komme videre i saken synes en debattlinje i et åpent forum, hvor man 
uforpliktende kan fremme synspunkter, å være veien videre. Her vil det eventuelt også 
kunne komme fram synspunkter på hvorfor saken vekker liten interesse. Den mulighet som 
administrasjonen synes best kan bringe saken videre er å gjøre dette til tema på regionale 
seminarer. Samtidig bør dette være en oppgave for styrets representanter i øvrige 
landsdelsvise møter og sammenkomster. En påtvunget grenseendring har administrasjonen 
lite til overs for 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Spørsmålet om en gjennomgående drøfting av samlagsgrensene gjøres umiddelbart til 
tema på regionale seminarer. Administrasjonen rapporterer til Norges Skytterstyre 
fortløpende. 
Styrets medlemmer tar spørsmålet opp til drøfting i sin landsdel. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 42/2008 Møteledere på Skyttertinget 2008
 
Administrasjonen har arbeidet med å finne fram til møteledere for Skyttertinget. 
Møtelederne for Skyttertinget 2007, Inge Hoff og Svein O. Furuseth har sagt seg villig til å 
stille seg til disposisjon også i 2008. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Inge Hoff og Svein O. Furuseth anmodes om å være møteleder på Skyttertinget 2008. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 43/2008 Nordiske deltakere på LS 2008
 
På nordisk formannsmøte 2007 ble det drøftet muligheten for at det kunne være 
representasjon av skyttere fra Danmark og Sverige på vårt Landsskytterstevne. Dette utenfor 
konkurransen både i baneskyting og feltskyting. Sverige har tilkjennegitt at de ønsker å 
komme med 6 skyttere, mens danskene har takket nei til dette tilbudet.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
Invitasjon til LS 08 sendes til FSR/SkytteUO med anmodning om tilsending av navnlig liste 
over deltakere. Øvrige ønsker bes tatt med i samme tilskrivelse fra Sverige. Etter at 
tidstabellen er satt opp informeres deltakerne om skytetider og gis øvrig nødvendig 
informasjon 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 44/2008 Medaljer og merker i DFS – tiltak for interesseøkning 
 
Henning Ivarrud har ved flere anledninger ønsket en drøfting i styret vedrørende eventuelle 
tiltak for å fremme interessen for skytingen om særlig Dugleiksmerket og Den norske 
skyttermedalje. Deltakelsen i Dugleiksmerkeskytingen de siste år har ligget på 4-5000. 
I 1980-årene var dette tall rundt 10 000. Salten og Rogaland skyttersamlag har jevnt over 
hatt størst andel av denne deltakelsen både reelt og relativt. 
 
Deltakelse i skytingen om Den norske skyttermedalje har også hatt en nedadgående 
tendens. Selv i tiden med Nationsskytingen hadde man bare halvparten så mange deltakere 
på denne skytingen som dugleiksmerkeskytingen hadde.  
 
Drøfting: 
De to ovennevnte skytinger kan etter administrasjonens vurdering sees på som skytinger 
med noe ulike målgrupper. 
Dugleiksmerket: Dette er et tiltak på lagsplan. For tiden synes det mest aktuelt å skape 



interesse for denne skyting blant de som har et perifert forhold til konkurranseaktivitet i DFS. 
Det virker som om aktive skyttere synes dagens tilbud med åpne stevner og reising til disse 
er mer attraktivt enn skyting på hjemmebane, for å ta et merke som har lite prestisje. 
Endring i holdningen til dette er kanskje først og fremst av samfunnsmessig karakter. Mens 
det i 1960-1970 årene var få konkurransetilbud, og det dessuten var mer krevende å foreta 
lengre reiser i en helg, ble tilbudet på hjemmebane mer interessant – herunder kunne man 
oppleve at skyting om Dugleiksmerke var eneste tilbud en søndag. 
 
Likevel finnes det selvsagt aktive, gode skyttere som gjerne vil oppnå statuetten og sette 
den på hylla for framtidig beskuelse. Da må altså skytingen om merket arrangeres på 
kveldstid, i hvert fall for denne gruppen. 
 
Det er også mulig at vi ser en trend i tiden til at det å ta ferdighetsmerker ikke lenger har 
samme interesse som før. Hva vet vi om utviklingen i f. eks skimerket, idrettsmerket og 
tilsvarende i andre organisasjoner? 
 
Det finnes positive erfaringer i administrasjonen med å skape øket deltakelse ved f. eks 
direkte henvendelse til tidligere aktive skyttere, HV-personell og jegere. Dessuten at det 
markedsføres lokalt med tilhørende sosiale aktiviteter ved siden av skytingen. Dette har 
imidlertid gitt flere en følelse av kunstig åndedrett for en spesifikk skyting som like gjerne 
kunne vært brukt til f. eks et lagsmesterskap. 
 
Det avgjørende spørsmål blir om vi får noen flere skyttere, totalt sett, ved å fokusere på 
denne spesielle merkeskytingen. Vil en organisert reise til et åpent stevne gi like bra 
rekrutterende effekt? I så fall har vi feil fokus ved å stresse deltakelsen om dugleiksmerket. 
Den norske skyttermedalje: Det kan her gjøres betraktninger mye i tråd med det 
ovennevnte. 
 
Deltakelsen på denne medaljeskytingen er lavere enn for Dugleiksmerket. Det skal bli 
interessant å se om gjenoppståelsen av Nationsskytingen vil påvirke dette. 
I denne skytingen er det i noen samlag gjort grep som neppe kan ha rekrutterende 
betydning. Med dette menes samlag som registrerer deltakelse til denne medaljen ved å 
legge det inn i andre skytinger som likevel skal arrangeres(samlagsmesterskap, 
kretsmesterskap ol). Dette bekrefter for så vidt at skytterne(og ledere) har feil fokus, og 
spørsmålet blir da også her hva som er poenget/effekten med et slikt anstrengt 
engasjement for denne medaljen. 
 
Andre samlag har brukbare erfaringer med å gi denne skytingen et tillegg som har lokal 
forankring og klassevise fokus. Administrasjonen konkluderer med at det viktigste element i 
ovennevnte skytinger vil være muligheten til å aktivisere skyttere med en perifer tilknytning 
til skytterlagene, herunder også rekruttering. Motivering/ideskapning og dialog med ledere 
på samlagsplan synes å være veien å gå videre for det sentrale nivå. Disse skytingene bør 
derfor være tema ved Regionale seminarer. Disse seminarer vil ha nytt program fom 
gjennomføring i febr 2009 og det passer derfor med en oppstart på det tidspunkt. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Tema ”medaljer og merker i DFS – tiltak for interesseøkning” settes på dagsorden på 
Regionale seminar fom 2009. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 



 
Sak 45/2008 Forslag fra DFSU om utarbeidelse av materiell for Skytingens Dag
 
DFSU mener det er behov for en veiledning når det gjelder Skytingens Dag: 
Innhold: 
 
1. Hensikt/forord 
2. Forberedelse 
3. Gjennomføring 
4. Oppfølging 
 
Det er lettere å skape aktivitet med utgangspunkt i et ferdig opplegg som kan tilpasses 
lokalt. Samtidig kan man påvirke lag og skape gode holdninger til 
Skytingens Dag gjennom teksten i heftet. DFSUs interesse i denne sammenheng er 
rekruttering av voksne og barn gjennom synliggjøring av det lokale skytterlaget, men det 
må ligge en plan i forkant og oppfølging av aktiviteten i etterkant for å kunne utnytte 
potensialet. 
 
Konklusjon: Administrasjonen støtter DFSU i sine drøftinger og motivering for at det bør 
utarbeides materiell for skytingens dag. Slikt materiell vil lette arbeidet i lagene samtidig 
som det vil kunne påvirke motiveringen for arrangementet positivt. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Administrasjonen utvikler en veiledning til skytterlagene om hvordan Skytingens Dag bør 
gjennomføres. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 46/2008 Tingssakslisten 2008
 
Skyttertinget 2008 gjennomføres med følgende saker og etter den nedenstående 
saksrekkefølge: 
 

1. Skyttertingets konstituering. 
2. Norges Skytterstyres årsmelding 2007. 
3. Årsregnskap for 2007 med årsberetning. 
4. Søknad om tildeling av LS 2012. 
5. Forslag om avvikling av Superfinale NM felt. 
6. Forslag om NM feltskyting utenom LS. 
7. Endring av samlagsgrenser. Forslag om nedleggelse av Senja skyttersamlag. 
8. Funksjonsfordelingen mellom Skyttertinget og Norges Skytterstyre. Skytterbokas 

systematikk. 
9. Doping- og straffereglementet i DFS. 
10. Avtale mellom Forsvaret og DFS vedrørende Forsvarets støtte til LS i perioden 2011- 

2020. 
11. Forslag om endring av maksimalavstander i felstkyting 
12. Forslag om mesterskap i klasse 1 og 2. 
13. Forslag om adgang for Junior til å velge å delta på 200/300 meter i åpne 

banestevner. 
14. Forslag om innføring av 1/2 meterskive på 100 meter. 
15. Forslag om å skille repeter- og automatvåpen ved Stangfinale. 
16. Forslag om etablering av IT-kontakt i samlagene. 
17. Aktivitetsplan for DFS i perioden 2009 – 2011. 
18. Budsjettsøknad for offentlige midler 2010. 
19. Budsjett for private midler 2009. 
20. Informasjon om cal 5,56 for Skyttertinget. 
21. Valg. 

 
 
 
 

 
Meldingssaker 

 
1. Brev fra Forsvarsbygg vedrørende kontorlokaler for Skytterkontoret 
2. Brev fra Distriktsrådet for HV 05 
3. Referat fra møte med SFT 
4. Søknad om godkjenning av tilleggsutstyr på siktemidlene 

 
 
 



 
 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
Møte i Norges Skytterstyre 

 

MØTEREFERAT 
24. JULI OG UNDER

  LANDSSKYTTERSTEVNET 
 26. JULI TIL 2. AUGUST 

RICA HOTELL FØRDE OG 
KRÅKNESMARKA SKYTTARTUN 

 

MØTE INNKALT AV Kurt Arne Berglund, Generalsekretær 

MØTETYPE Styremøter 

MØTELEDER Hans O. Kveli, President  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE Hans O. Kveli, Sindre Undseth, Jarle Tvinnereim, Jon G. 
Hofstad, Henning Ivarrud, Janne Kornbrekke, Olav 
Aasen og Ferdinand Brovold 

FRA ADMINISTRASJONEN Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 

 
 
 
 

Sak 47/2008  Møte med dirigentene for Skyttertinget 2008
 
Skyttertingets møtedirigenter, Inge Hoff og Svein Furuseth, deltok i møte. Kjøreplan for 
Skyttertinget ble lagt fram og gjennomføringen av Skyttertinget ble drøftet  

 
 
 
 

Sak 48/2008 Tjenestelister under LS for Norges Skytterstyre
 
Det ble foretatt en arbeidsfordeling for Skytterstyres oppgaver under Landsskytterstevnet. 

 
 
 
 

Sak 49/2008 Kjell Kristian Rikes minnepremie
 
Etter Kjell Kristian Rike sin død, har Skytterkontoret fått flere henvendelser om hva vi gjør for 
å minnes ham og den enorme betydning han hadde for skyttersporten. Representanter fra 
NRK har også spurt om vi har tenkt å foreta oss noe i denne sammenheng. 
 
Flere har luftet tanken om å sette opp en egen pokal på LS for å minnes Kjell Kristian Rike. En 
ide som har kommet er at ”Prinsekanna” som tildeles Skytterprinsen skal gis til minne om 
Kjell Kristian Rike. Han ble selv skytterprins i 1972, så det vil derfor gi spesiell mening å sette 
opp denne til hans minne. Prinsekanna er egentlig ”Norges Skytterstyres” premie, (tidligere 
het den sjøfartskanna da nåværende Dagens Næringsliv var giver). Styret kan derfor selv 
bestemme at denne endrer navn til eksempelvis ”Kjell Kristian Rikes minnepremie”. I 



samarbeidet med NRK vil det å gi prinsekanna til minne om Kjell Kristian være en stor gest 
også overfor dem.    
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
Nåværende premie (Prinsekanna), til nummer 2 i mesterskapet i klasse 3-5 (Skytterprinsen) 
på Landsskytterstevnet, endrer navn fra ”Norges Skytterstyres premie” til ”Kjell Kristian Rikes 
minnepremie” fra og med Landsskytterstevnet 2008. 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 50/2008 Hovedbegivenheter 2009
 
TIDSPUNKT   ARRANGEMENT  
 
Ubestemt   NM i skifeltskyting, arrangør ubestemt 
 
21 mai – 24. Mai  Norgescupstart i baneskyting (Østlandetev.Vestlandet) 
 
7. juni    Skytingens Dag 
 
13. og 14. Juni   Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 
 
29. juli – 1. august  Norgescup i baneskyting, Sørlandet  
 
31. juli – 8. august  Landsskytterstevnet, Evje 
 
15. og 16. august  Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 
 
22. og 23. august  Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 
 
29. og 30. August  Norgescupavslutning i baneskyting (Vestl. ev Østl.) 
 
4. og 5. September          Nordisk mesterskap og Nordisk ungdomsmesterskap,  

                                          Norge/Rælingen 

12. september            Nationensfinale, arrangør ubestemt 
 
Ubestemt   NM i skogsløp med skyting, arrangør ubestemt 

 
 
 
 

Sak 51/2008 Lønnsoppgjøret 2008
 
Lønnsoppgjøret for 2008 er avsluttet for Skytterkontorets ansatte i tråd med lønnsoppgjøret 
i Staten. I tillegg til det sentrale oppgjøret er det ført forhandlinger mellom 
Personalforeningen og Skytterkontorets ledelse om fordeling av lokale avsetninger fra 
statsoppgjøret. Det som gjenstår er eventuelt lokalt tillegg til Skytterkontorets ledelse som 
Presidenten har fullmakt til å forhandle. 



 
Samtidig med lønnsoppgjøret, har utvalget som Skytterstyret satte ned for en gjennomgang 
av lønnsystemet begynt sitt arbeid. Det tas sikte på at arbeidet skal fullføres til Skytterstyrets 
møte i oktober.      
 
Vedtak 
Styret ga Presidenten fullmakt til å forhandle om lokalt tillegg til Skytterkontorets ledelse. 
Forhandlingene ble sluttført i løpet av perioden for Landsskytterstevnet. Vedtak ført i B-
protokoll. 

 
 
 
 

Sak 52/2008 Ekstraordinær støtte til Redd Barna
 
I forbindelse med Burma-katastrofen mottok administrasjonen henvendelse fra Redd Barna 
om ekstraordinær støtte til organisasjonens arbeid. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre bevilger 5 000 kroner i ekstraordinær støtte til Redd Barna i forbindelse 
med Burma-katastrofen 2008. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 53/2008 Distriktsråd i HV - mandatbeskrivelse
 
Henning Ivarrud har etterlyst en beskrivielse av mandat til representanten fra DFS i HV`s 
Distriktsråd. Slik mandatbeskrivelse finnes ikke i dag. 
 
Vedtak 
Saken utsettes til neste styremøte 

 
 
 
 

Sak 54/2008 Forslag om utøverkomite
 
John Olav Ågotnes, har på vegne av skytterne på landslaget, fremmet forslag til Norges 
Skytterstyre om at det bør opprettes en ”Utøverkomite” i DFS. Denne komiteen foreslås 
bestått av aktive skyttere fra landslaget eller andre aktive skyttere som landslagsskytterne 
selv utpeker. 
 
Begrunnelsen for forslaget er at landslagsskytterne vil være en høringsinstans i saker som 
angår skytterne. Dette gjelder skyteprogrammer, rangeringsregler, skyteutstyr og premiering 
o.s.v., og står nevnt i vedlagte brev. De mener at flere av de vedtak som er fattet de senere år 
går mot hva de aktive skytterne har ønsket i DFS.  
 



Drøfting: 
Innledningsvis vil administrasjonen påpeke at dagens demokratiske system i DFS ikke er til 
hinder for at gruppen av toppskyttere engasjerer seg i saker på lik linje med alle andre i DFS. 
Dette kan gjøres gjennom respektive skytterlag og samlag. Administrasjonen ser i 
utgangspunktet svært positivt på at landslagsskytterne er opptatt av å påvirke til gode 
beslutninger når det gjelder det sportslige reglementet i DFS. Administrasjonen stiller seg 
likevel tvilende til om det finnes gode grunner for at gruppen av landslagsskyttere skal ha en 
spesiell ”særstilling” i forhold til andre aktive skyttere til å bli hørt i DFS.  
 
Administrasjonen ser på denne henvendelsen som en ”omkamp” i forbindelse med at 
Forsvarsdepartementet ikke godkjente at landslagsskytterne skulle få en representant på 
Skyttertinget. Dette ligger da også til grunn i innledningen i deres henvendelse. I den 
forbindelse vil administrasjonen støtte seg til Forsvarsdepartementet sin begrunnelse når de 
avslo at det skulle være en egen representant på Skyttertinget blant toppskytterne. De skrev 
der at ” en eksklusiv representasjon av toppskytter(e) kan påvirke organisasjonen til i større grad å 
legge til rette for denne gruppen enn det som synes naturlig med hensyn til den breddetenkning 
som DFS må stå for”.      
 
Kontaktnettet til toppskyttere blant administrasjonens ansatte er svært godt. Toppskyttere er 
likevel ingen homogen gruppe som mener det samme. Meningene spriker også der i saker 
om eksempelvis skyteprogrammer og rangeringsregler. Det er en stor styrke ved DFS at 
administrasjonen og skytterstyret stort sett selv er aktive skyttere for å motta alle sider av 
saker. Innspillene er mange, men det må bestandig gjøres avveininger blant mange forhold i 
en breddeorganisasjon som DFS. Administrasjonens og skytterstyrets oppgave blir således å 
forene disse meningene, samtidig som man tar vare på helheten i et sakskompleks.  
 
For at administrasjonen og skytterstyret likevel ikke bestandig skal være alene om å drøfte 
tyngre organisasjonsspørsmål har man opprettet et ”Rådgivende utvalg”. Disse var sist satt til 
å gjennomgå premieringsspørsmålet i DFS. Administrasjonen mener således at vi har et slikt 
organ som skal ta innspill fra skytterne både i sportslige og organisasjonsmessige spørsmål. I 
denne sammenheng kunne man likevel eventuelt ha vurdert om det skulle velges en 
representant blant toppskytterne til å sitte i Rådgivende utvalg.      
 
Administrasjonen vil med bakgrunn i ovenstående argumentasjon ikke anbefale at det 
opprettes en egen ”Utøverkomite”. Administrasjonen mener at spørsmålet kan drøftes på et 
senere møte hvor det eventuelt vurderes om det skal fremmes tingforslag om at 
toppskytterne skal sikres plass i Rådgivende utvalg.  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
Forslaget fra landslagsskytterne om at det opprettes en egen ”Utøverkomite” i DFS vedtas 
ikke. Administrasjonen legger på et senere møte fram tingforslag om at Rådgivende utvalg 
fra og med 2009 skal styrkes med en aktiv skytter valgt av landslagsskytterne.   
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 
 
 
 



Sak 55/2008  Hedersbevisning 
 
Vedtak 
Hedersbevisning ble besluttet tildelt. Ført i B-protokoll.

 
 
 
 

Sak 56/2008 
Angående sendinger på NRK fra LS. Utvalg for å se på framtidige 
tilpasninger 

 
Skyteekspert i NRK, Ola Lunde, fikk i forbindelse med LS et møte med Norges Skytterstyre. 
Bakgrunnen for møte var at Lunde ønsket å gi Skytterstyret innspill om hvordan han så for 
seg tilpasninger som er nødvendige for gode NRK-sendinger i framtid. Styret tok innspillene 
til etterretning, og vil nedsette et utvalg for å se på innspillene før skytterstyret drøfter dem 
videre. 
 
Vedtak 
Norges Skytterstyre vedtar å opprette et ad hoc-utvalg med følgende sammensetning: Lars 
Indreiten (leder), Gudmund Røsdal, Inge Yttri (Alle rådgivende utvalg), Representant for 
landslagsskytterne (velges under nordisk i Danmark første helg i september), Ola Lunde og 
Terje Vestvik. Utvalget gis følgende mandat: ”Utvalget skal se på eventuelle tilpasninger av 
dagens gjennomføring av finaleskytingene fra torsdag til lørdag på landsskytterstevnet som i 
størst mulig grad ivaretar de sportslige, publikumsmessige og NRK sine ønsker for 
gjennomføring. Utvalget skal levere sin innstilling til Norges Skytterstyre senest 15. oktober 
2008. 

 
 
 
 

Sak 57/2008 Anke fra skytter 5443, Sivert Leivdal
 
Skytter nummer 5443 Sivert Leivdal, har levert anke på avslått protest på anvist bom på 5-
skuddsserie. Ingen feil på elektronikken funnet. 
 
Vedtak 
Anken tas ikke til følge.

 
 
 
 

Sak 58/2008 Anke fra skytter 1874, Didrik Løveid
 
Skytter nummer 1874, Didrik Løveid, har anket avslått protest på anvist bom på 10-skudd. 
Ingen feil på elektronikken funnet. 
 
Vedtak 
Anken tas ikke til følge.

 
 



Sak 59/2008 Anke fra skytter 6590, Geir L. Espe
 
Skytter nummer 6590, Geir L. Espe, har anket avslått protest på at han ikke har fått godkjent 
resultat på hold 2 i omskyting på Stangskytingen. Han skulle bare skyte om hold 1 pga 
feilskytter fra naboskytter, men ble kommandert til å skyte om begge holdene. Skytteren 
mener seg generelt forstyrret ved 1. gangs skyting og krevde at omskytingen skulle telle 
som helhet (16 + 9).  
 
Vedtak 
Anken godkjennes. Resultat blir 16 + 9 = 25 treff.

 
 
 
 

Sak 60/2008 Anke fra skytter 3654, Per Oskar Ørmen
 
Skytter nummer 3654, Per Oskar Ørmen, har anket avslått protest på angivelig feil på 
elektronisk skive. Skytter ble flyttet, men problemet fortsatte. Ingen feil funnet med 
elektronikken. 
 
Vedtak 
Anken tas ikke til følge.. Skytter gjøres kjent med vedlikeholdsprosedyrer og protokoll for 
disse. 

 
 
 
 

Sak 61/2008 Anke fra skytter 301, Jon Løvseth
 
Skytter nummer 301, Jon Løvseth, har anket avslått protest på sin diskvalifikasjon pga for 
tidlig oppheving av ferdigstilling i feltfinalen for V55.   
 
Vedtak 
Anken tas ikke til følge.

 

 
 
 
 
 

Sak 62/2008 
Trofe til beste skytter i klasse 2 sammenlagt for baneskyting og 
feltskyting 

 
Norges Skytterstyre tar initiativ til at det på Landsskytterstevnet gis en premie til beste 
skytter i klasse 2 med sammenlagt plassiffer i baneskyting og feltskyting. Dette på lik linje 
med det faste trofe som gis av Skytterkontorets Personalforening i klasse 1.  
 
Vedtak 
Norges Skytterstyres premie gis til beste skytter i klasse 2 sammenlagt med plassiffer i 
baneskyting og feltskyting. 

 
 



Meldingssaker 

 
1. Status i forhandlingene mellom DFS og Forsvaret vedrørende avtale om støtte til 

LS for perioden 2011-2020. 
2. Rapport fra LS 2007 
3. Forslag fra Vestfold 
4. Forberedende arbeid for omdisponering av midler i anleggsavdelingen 
5. Brev fra Rogaland skyttersamlag 
6. Tertialregnskap 1. Kvartal 2008 

 
 

 



 
 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
Møte i Norges Skytterstyre 

 

MØTEREFERAT 
20. OG 21. SEPTEMBER

2008 
HEIMEVERNETS 

UTDANNINGSSENTER VÆRNES
 

MØTE INNKALT AV Kurt Arne Berglund, Generalsekretær 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER Hans O. Kveli, President  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE Hans O. Kveli, Sindre Undseth, Jarle Tvinnereim, Jon G. 
Hofstad, Henning Ivarrud, Janne Kornbrekke og Morten 
Bjerknæs 

FRA ADMINISTRASJONEN Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 

 
 
 

Sak 63/2008 Klassesetting for 2009
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
Klassesettingspoengsummene for sesongen 2008 beholdes uendret til sesongen 2009. 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 64/2008 Rangering av like resultater – evaluering av gjeldende regelverk 
 
I Skytterstyrets møte i april ble systemet med nye rangeringsregler som ble vedtatt høsten 
2007 drøftet. Dette på bakgrunn av flere henvendelser fra skyttere som syntes det var 
sportslig urettferdig at man ved fortløpende skyting av 35-skudd ikke rangerte på alle 
skuddene. Arrangører påklagde også at det spesielt på 100 meter ble vanskelig å skille med 
kun 10 skudd finaleomgang som rangering ved fortløpende omgang, og det ble således 
tilfelle hvor man måtte dele ut flere medaljer fordi skytterne fikk lik poengsum og samme 
rangering. Det ble den gang i Skytterstyret konkludert med at man skulle komme tilbake til 
saken etter at denne sesongen var ferdigskutt. 
 
Parallelt med dette har Søgne skytterlag gjennom Agder skyttersamlag fremmet forslag om 
å gjøre det slik at innertierrangeringen skal gjelde samtlige 35-skudd på alle stevner, 
herunder også stevner som har finale til slutt. Vedlagt ligger forslaget som ble vedtatt på 
ombudsmøte i Agder mot 2 stemmer. 
 
Administrasjonens vurdering: 
Administrasjonen har mottatt mange henvendelser fra skyttere som mener det er sportslig 



uheldig at det ikke rangeres etter samtlige 35-skudd ved like poengsummer. På den annen 
side ser det ut som de fleste mener at det er greitt å gjennomføre avsluttende finaler med 
rangering av kun finaleomgangen. Dette for at det på stevner med finale til slutt er et behov 
for å gjøre det enkelt for publikum og eventuelle speakere å holde god oversikt over hvem 
som til enhver tid har de beste plasseringer ved anvisning av enkeltskiver. Når vi gikk bort fra 
omskyting på lik poengsum på mesterskapsskytingene fikk vi her en ekstra utfordring for å 
holde god oversikt.  
 
Slik administrasjonen ser det, er det gode argumenter for å beholde med likhet for stevner 
med fortløpende finale som de med avsluttende finale. Et hovedargument her er at når 
skytingen kanskje foregår over flere dager, kan muligheten til å oppnå innertiere variere etter 
værforholdene. Tilsvarende argumentasjon benyttes også i feltskyting hvor man ikke får med 
seg innertreffene fra hovedrunden før finaleskytingen. 
 
På den annen side har den sportslige kritikken vært så omfattende at administrasjonen vil gå 
inn for å endre systemet slik at de stevner med fortløpende omgang blir rangert etter 
samtlige 35-skudd. To argumenter støtter et slikt syn. For det første er det mindre vanlig på 
stevner med forløpende finaleomgang at speakere følger enkeltskyttere direkte og 
sammenligner stillingen i sammendraget mens finaleomgangen pågår. For det andre 
minsker sjansen betydelig for at det må deles ut flere medaljer ved likhet på poengsum og 
rangering som problemet har vært skissert på 100 meter. Dette unngås jo med finaler til 
slutt da det kan gjennomføres omskyting.  
 
Administrasjonen har drøftet rangeringsreglene ut i fra et bredt perspektiv og flere er 
fortsatt av den oppfatning at det burde ha vært omskyting på lik poengsum som det var 
tidligere. Det finnes imidlertid arrangementsmessige argumenter for at dette ikke er 
hensiktsmessig spesielt på 100 meter, med mange som får lik poengsum som medfører 
omskyting og tidsbruk.  
 
I denne omgang vil administrasjonen gå inn for at man på fortløpende 35-skudd endrer 
reglene slik at skytterne rangeres etter innertierregelen på samtlige 35 skudd. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
Skytterbokas punkt 10.412 som omhandler rangering av mesterskap på bane, endres fra og 
med 1/1-2009 slik at der hvor mesterskapene skytes med fortløpende finaleomgang, 
rangeres skytterne etter innertierregelen på samtlige 35-skudd ved poenglikhet. Der hvor 
finaleomgangen skytes til slutt, opprettholdes dagens regelverk hvor det rangeres etter 
innertierregelen på 10 skudd finaleomgang ved poenglikhet. 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 65/2008 Rangering innendørs
 
Etter forslag fra Hallingdal skyttersamlag, vedtok Norges Skytterstyre i sak 24/2005 en utvidet 
rangering for mesterskap innendørs. Følgende tekst lagt til Skytterbokas pkt. 10.430 
Rangering innendørs: ”Dersom rangering av 25-skudden ikke skiller de 3 beste, skal de 
rangeres etter seriene slik: 10-skudd, serie 2, 3 og 1.” 
Med de siste års endringer i rangeringsreglene (innertierregelen) og et mer helhetlig 
regelverk, ønsker administrasjonen å fjerne regelendringen som ble gjort i 2005. 



 
Drøfting:  
Begrunnelsen for regelendringen i 2005 var først og fremst at arrangørene i forkant av 
stevnene har tatt høyde for at det skal premieres med et på forhånd valgt antall medaljer. 
Ofte er medaljene gravert og kjøpt inn i forkant av stevnene. Begrunnelsen var også at man 
skulle unngå i større grad at to eller flere skyttere delte seieren i eksempelvis et 
samlagsmesterskap. 
   
I ettertid har det imidlertid vist seg at denne regelen har vært vanskelig å forstå både for 
skyttere, arrangører og programvareleverandører. Skytterkontoret mottar hvert år telefoner 
som omhandler denne regelen, noe som tilsier at den er for komplisert. Vi har også slitt litt 
med at enkelte av leverandørene av resultatprogrammene ikke har forstått regelen fullt ut.  
 
De siste par årene har vi jobbet for å få til et helhetlig og enklere regelverk for alle 
disiplinene i DFS. Innføring av innertierregelen, bruk av innertiere/treff i finaler i alle klasser 
etc. gjør at vi nå i større grad har et regelverk folk flest kan forstå. Det kan derfor synes litt 
underlig at man skal ha et eget regelverk for rangering av de tre beste i innendørsstevner. 
Dette er med på å gjøre vårt regelverk mer komplisert enn nødvendig, noe som ikke er 
ønskelig. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
Følgende tekst fra pkt. 10.431 (Mesterskap innendørs alle klasser) i Skytterboka slettes fra 1/1-
2009:  
 
Dersom rangering (innertierregelen) av 25-skudden ikke skiller de tre beste, rangeres etter 
seriene i denne rekkefølge: 10-skudd, serie 2,serie 3 og serie 1. Ved lik poengsum på serien, 
benyttes innertierregel. 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 66/2008 Forslag vedrørende treffpunktmarkering i feltskyting 
 
Forslag (sitert):  
”Vestfold skyttersamlag fremmer flg. forslag til 
behandling sentralt og/eller på Skyttetinget. Saken er 
behandlet av ombudsmøtet, og enstemmig besluttet 
oversendt.  
 
Treffpunktmarkering på feltskyting.  
Med dette forslag vil en gi skytteren en bedre følelse 
for hvordan han har vurdert de forhold som har vært 
under skyting av det aktuelle hold. I en tid hvor det er 
en stadig tilbakegang på feltskyttere, mener vi at 
dette forslag kan være med på å gi en bedre 
tilbakemelding til skytteren, som er vant fra bane - og innendørsskyting å få sine treff presist 
anvist”.  
 
Foreslått metode er etter svensk modell, der skytteren får sine treff markert ved kritting av 
hvert skudd. Skytteren benytter kikkert for å observere krittingen. I tillegg benytter anviseren 



en hanske/markør på hånden, som gjør det enkelt for skytteren å observere 
treffpunktmarkering av det enkelte skudd. Metoden benyttes som standard i Nordisk 
mesterskap. 
 
Tidligere drøfting 
Feltutvalgets innstilling fra 1995 inneholdt en anbefaling om innføring av 
treffpunktanvisning/plotting. Rådgivende utvalg tok opp igjen denne anbefalingen i fbm. 
sin uttalelse om feltskytingens framtid i DFS i 2001. Denne innstilling ble senere i 2001 
vedtatt av Skyttertinget, noe som har ført fram til dagens regelverk på området. 
 
Drøfting: 
Det er statistisk dokumentert at det har værte en vesentlig reduksjon i oppslutningen om 
feltskyting i DFS de siste årene. Ved å sammenlikne årsmeldingstallene for 1998 med 2007, 
ser man hvor mye dette utgjør for den siste tiårs perioden (se nedenfor):  
 

År Deltakere i SM felt Antall stevner totalt Antall starter 
totalt 

1998 3564 skyttere 1769 stevner 56179 startere 
2007 3320 skyttere 1442 stevner 40946 skyttere 

 
Med denne situasjonen som utgangspunkt er det viktig å se på tiltak som kan styrke 
feltskytingens oppslutning. I så måte er Vestfold skyttersamlag sitt forslag interessant, fordi 
det vil bedre kvaliteten på tilbakemeldingen til skytteren. I en tid der så vel baneskyting som 
15m skyting foregår mot elektroniske skiver, er skytterne vel vant til en slik eksakt anvisning 
for alle skudd de skyter. Treffpunktmarkering av hvert skudd i feltskyting vil derfor være en 
tilnærming til det skytterne er vant til fra de øvrige grener i DFS. 
Erfaringene fra dagens tendensanvisning er positive, men varierer i kvalitet i betydelig grad 
fra stevne til stevne. I så måte vil foreslått metode redusere mulighetene for feilaktige 
tilbakemeldinger på treffpunkt.  
 
Det finnes imidlertid en viss betenkelighet rundt å innføre denne type treffpunktmarkering! 
Utstyrs- og kostnadsnivået vil øke litt ved at skytteren må anskaffe seg en kikkert til dette 
formålet. Dette er imidlertid ikke et avgjørende moment! Det går imidlertid an å se på en 
løsning der arrangøren kan stille med kikkert på standplass. Gjennomføringsmessig vil kun 
én tilgjengelig kikkert være noe ugunstig ved at det vil kreve noe mer tid til anvisning. Her 
vil hver enkelt skytter måtte stille inn og benytte den disponible kikkerten. 
 
Det overordnede spørsmålet mht. forslaget er om dagens anvisning i feltskyting er til hinder 
for rekruttering til øvelsen(grovfelt)! Ved å innføre dagens tendensanvisning tidlig på 2000 
tallet, ble det tatt et vesentlig skritt i retning av å forbedre tilbakemeldingen til skytteren. For 
mange er dette en metode god nok, men samtidig vil trolig skyttere flest sette pris på en 
enda mer eksakt tilbakemelding. Særlig skyttere med lite erfaring vil kunne få et forbedret 
utbytte av anvisningen, om den tar for seg skudd for skudd. For instruktører og faddere som 
veileder uerfarne skyttere vil bruk av kikkert gjøre det langt enklere å gi rådgivning underveis 
i en feltskyting. 
 
Konklusjon 
Forslaget gir muligheter for å forbedre tilbakemeldingen til skytteren, noe som er positivt. 
Det bør imidlertid ikke i første omgang gjøres vedtak som medfører et økt utstyrsbehov for 
skytterne, og det er derfor ikke ønskelig å tillatte kikkert på generelt grunnlag. Det kan som 
en alternativ løsning gis anledning for arrangøren til å stille med kikkert på standplass for 
anvisning av respektive hold. Det skal ikke være noe krav til skytterlagene om at de må stille 
med dette, men for lag som disponerer skivekikkerter kan det brukes for treffpunktmarkering 



på ett eller flere hold ved å benytte klistrelapper som gir kontrast. Slik anvisning bør 
fortrinnsvis legges til første holdet.  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
Dagens regelverk for treffpunktmarkering i feltskyting beholdes med flg. tillegg i 
regelverkets punkt 9.330.  
Alternativt kan flg. metode for treffpunktmarkering benyttes: 

1) Skivene dømmes og anvises på vanlig måte. 
2) Det sjekkes ut at det ikke er protester på anvisningen. 
3) Standplassleder gir tillatelse til bruk av en av arrangøren utsatt skivekikkert. 
4) I figuren og fangskiven klistres hvert treff over med motsatt farge (hvitt på svart/svart 

på hvitt). 
5) Skytterne gis anledning til å se sine treffpunkt.  
6) Det overklistres med riktig farge (svart på svart/hvitt på hvitt). 

 
Pkt. 11.213. Forbud mot bruk av kikkert 
Punktet gis dette tillegg:  
Skivekikkert kan benyttes for å se markering av treffpunkt i feltskyting iht. pkt 9.330 
 
Hans O. Kveli foreslo å beholde dagens regelverk 
 
Vedtak 
Dagens regelverk for treffpunktmarkering i feltskyting opprettholdes. Enstemmig vedtatt.

 
 
 
 

Sak 67/2008 Budsjett offentlige midler 2009
 
Administrasjonen la fram noen kommentarer til hovedpostene i budsjettet for offentlige 
midler for 2009. 
 
Vedtak 
Norges Skytterstyre ga signaler til administrasjonen for videre budsjettarbeid fram mot neste 
møte. 

 
 
 
 

Sak 68/2008 Premieringssystemet i DFS
 
Rådgivende utvalg la i desember fram sin rapport angående premieringssystemet i DFS. 
Rapporten ble lagt fram etter at Rådgivende utvalg hadde fått sitt mandat fra Norges 
Skytterstyre. 
 
Norges Skytterstyre gjennomgikk rapporten på bakgrunn av et forarbeid gjort av 
administrasjonen. 
 



Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
Premieringssystemet i DFS ble debattert på bakgrunn av Rådgivende utvalg og 
administrasjonens innspill. Saken utsettes og realitetsbehandles i desembermøte. Eventuelle 
forslag til endringer legges fram for Skyttertinget 2009.   
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 69/2008 Søknad om nytt felthurtigmateriell
 
Skytterkontoret har mottatt søknad om godkjenning av elektronisk materiell for bruk til 
Felthurtigskyting fra EL-Score AS v/Ottar Dalset. Anlegget er av type LOMAH Pop Up og er 
produsert av det sveitsiske firmaet SIUS. 
 
Drøfting: 
Materiellet det søkes om godkjenning for, er et system med elektronisk anvisning som har  
fallfigur-funksjon. Systemet måler i likhet med dagens vanlige elektroniske skiver treffpunkt 
ved hjelp av et akustisk system. I motsetning til vanlige skiver er dette et såkalt åpent system. 
Vanlige skiver måler prosjektilets innslag inne i et lukket kammer, noe som i teorien 
medfører mer nøyaktige målinger enn når man bruker åpne systemer.  
 
Systemet er i sin funksjon nokså likt det materiellet som i dag brukes på Landsskytterstevnet. 
Materiellet er nytt og må sees på som en ny generasjon av denne type materiell. Det styres 
ved hjelp av PC. Sannsynligvis ligger det utviklingsmuligheter i dette for publikumsvisning 
med mer. 
 
Det eksisterer pr i dag ikke noe annet tilsvarende materiell godkjent for bruk i DFS foruten 
materiellet som ble brukt under siste LS. 
 
Administrasjonen har ikke grunnlag for å gi fullgode anbefalinger på det faglige området 
fordi vi er avhengig av å prøve ut og teste materiellet først. Vi kan ikke si noe om 
nøyaktighet, driftssikkerhet, resultatformidling og utviklingsmuligheter, før tester er 
gjennomført. 
 
For å godkjenne systemet for bruk internt i DFS må tester som belyser temaene nevnt 
ovenfor gjennomføres. På punktet om utviklingsmuligheter ser vi i første omgang primært 
på muligheter for publikumsvisning under Landsskytterstevnet. Dette berører i liten grad om 
systemet kan godkjennes eller ikke, men vi ser det som hensiktsmessig at dette gjøres 
samtidig med godkjenningen fordi det vil være kostnadsbesparende og nødvendig dersom 
Forsvaret/FLO skulle ønske å leie inn materiellet fra og med neste år. 
 
Etter hva Administrasjonen kjenner til vurderer Forsvaret å leie inn det nye systemet fra og 
med neste år, framfor å bruke det gamle, fordi det kan være kostnadsbesparende og heve 
kvaliteten. 
 
På bakgrunn av at materiell til Felthurtigskyting er relativt forskjellig fra vanlige skiver krever 
dette at man utarbeider kravspesifikasjoner som er beskrivende for hvordan materiellet skal 
fungere. Dagens spesifikasjoner er ikke dekkende i forhold til responstid og nøyaktighet i 
anvisningen. 
 



Det finnes pr i dag ikke egne kravspesifikasjoner/regelverk for elektroniske skiver til bruk på 
vanlig feltskyting. Dette må utarbeides fordi utviklingen går i retning av mer bruk av 
elektroniske skiver til feltskyting. Slik situasjonen er nå vil det antageligvis være nødvendig å 
utarbeide spesifikasjoner/regelverk for all bruk av elektronisk materiell til Feltskyting. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
Norges skytterstyre gir administrasjonen i oppgave å utarbeide kravspesifikasjoner for 
elektronisk materiell til feltskyting og felthurtigskyting. 
 
Norges skytterstyre gir i tillegg administrasjonen i oppgave å prøve ut og teste 
felthurtigmateriellet fra EL-Score, for å avdekke om det tilfredsstiller kravspesifikasjonene.  
Administrasjonen presenterer resultatene for styret i oktobermøte. 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 70/2008 Alternering av Kongepokal i skifelt/skogsløp
 
Skyttertinget 2006 vedtok at: ”Det kan søkes om at Kongepokalen i NM skifelt kan alternere 
mellom NM skifelt og NM i skogsløp med skyting annethvert år.” 
 
Drøfting:  
Skifelt har i snitt hatt en negativ utvikling de siste årene. Skogsløp med skyting har derimot 
hatt økt aktivitet, både når det gjelder antall utøvere og antall konkurranser. I 2007 var det 
nesten tre ganger flere deltakere i skogsløp sammenlignet med skifelt. 
Potensialet for skogsløp med skyting synes større enn skifelt. Dette med bakgrunn i at det er 
store variasjoner i snøforhold rundt om i landet, samtidig som det er mer krevende å finne 
egnede områder for skifelt sammenlignet med skogsløp med skyting. 
 
Mange mener at Kongepokalen i NM skifelt er nesten det eneste som holder denne grenen 
”oppe”. De mener derfor at dersom NM skifelt vil miste Kongepokalen, vil også denne 
grenen dø ut. Samtidig vil det trolig gi skogsløp med skyting og spesielt NM et løft dersom 
de får Kongepokal. 
 
Det er gjort en uformell samtale på telefon med Hege Hognestad på Slottet ang. alternering 
av Kongepokalen. Hun mente at så lenge det allerede var satt opp en Kongepokal til 
sektoren, ville det normalt ikke by på noen problemer å få godkjent at Kongepokalen kunne 
alternere mellom NM skifelt og NM skogsløp med skyting. 
 
DFS/Utvalget for skifelt har behandlet saken, og er positive til å søke om at Kongepokalen i 
skifelt skal alternere mellom NM skifelt og NM skogsløp annethvert år. De mener at dette på 
sikt vil styrke sektoren, slik at vi kan få økt rekruttering totalt sett. Skifeltutvalget mener også 
at man bør ta sikte på å få Kongepokalen til NM skogsløp allerede i 2009, ettersom vi for 
2008 og 2009 har som prøveordning at NM skogsløp skal arrangeres fast på Værnes i 
samarbeid med HV. 
 



Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
Det søkes Slottet om at Kongepokalen i NM skifelt kan alternere mellom NM skifelt og NM 
skogsløp med skyting annethvert år. 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 71/2008 Forslag om felles resultatdatabase for skytter-Norge 
 
Sem skytterlag fremmer forslag om opprettelse av en felles database for å ta vare på alle 
skyteresultater, premielister og stevneoppgjørsark. 
 
Drøfting: 
Pr. i dag har ikke Skytterkontoret ett datasystem som muliggjør dette på en enkel måte. Men 
i en framtidig web basert løsning av administrasjonsprogrammet vil dette være en meget 
aktuell løsning. Man kan tenke seg at alle skyttere får en unik ID. Når ett skytterlag har 
arrangert stevne sendes en fil inn til en sentral server, deretter går da resultater automatisk 
ut til alle skytterlag som har hatt deltakere. Man vil selvfølgelig også legge opp til rutiner 
som ivaretar nye skyttere og stevner arrangert uten resultatservice program. 
 
En løsning som skissert over vil bidra til en betydelig lettelse av arbeidet i skytterlagene. Mye 
tid går i dag med til innlegging av resultater som lagets skyttere har skutt. Det vil også bli 
vesentlig enklere å hente ut rapporter fra systemet. F.eks kan vi tilby aviser resultater fra 
utvalgte stevner, noe som gjør det enklere for aviser å arrangere diverse avis skytinger. Hver 
enkelt skytter/skytterlag kan også til enhver tid holde seg oppdatert med hva de har skutt. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ser positivt på forslaget til Vestfold skyttersamlag og gir 
administrasjonen i oppdrag å tilrettelegge for en felles resultatdatabase i en framtidig web-
basert utgave av administrasjonsprogrammet. 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 72/2008 Anmeldelse for overtredelse av dopingreglementet 
 
I forbindelse med finalen i Romeriksblinken den 28. juni, arrangert av Høland/Bjørkelangen 
skytterlag, ble det gjennomført dopingkontroll av 2 skyttere. I prøven til skytter Erik 
Fjeldheim fra Ullensaker skytterlag ble det gjort funn av betablokkeren propranolol. 
Betablokkere er forbudt i forbindelse med konkurranser i DFS jamfør regelverkets punkt 
15.200 paragraf 9. 
 
I henhold til DFS sitt regelverk er saksgangen i dopingsaker at Norges Skytterstyre kan bringe 
en anmeldelse inn for Domsutvalget i DFS (Skytterbokas kapittel 15). Norges Skytterstyre kan 
i deres saksbehandlingstid vedta å suspendere skytteren i 2 måneder, men mulighet for en 
måneds forlengelse. 



 
Vedtak 
Norges Skytterstyre vedtar å anmelde skytter Erik Fjeldheim fra Ullensaker skytterlag til DFS 
sitt Domsutvalg for brudd på DFS sitt dopingreglement. DFS sin faste advokat, Sven 
Knagenhjelm, gis i oppdrag å saksbehandle anmeldelsen og oversende den til 
Domsutvalget.  
 
I påvente av sakens behandling i Domsutvalget, suspenderes Erik Fjeldheim fra retten til å 
delta på trening og konkurranser i DFS regi i to måneder, regnet fra dags dato, dog ikke 
utover tidspunktet for Domsutvalgets redegjørelse i saken. 

 
 
 
 

Meldingssaker 

 
1. Norges Skytterstyre gjennomgikk og drøftet rapportene fra Skytterkontorets 

avdelinger fra Landsskytterstevnet 2008. 
2. Takkebrev vedrørende Landsskytterstevnet 2008 
3. Takkebrev fra Einar Vorland 
4. Brev fra Nedre Nordreisa skytterlag m/svar 
5. Brev fra Bjørn Frantzen 
6. Brev fra NROF v/Rogstad 
7. Rapport fra Landslotteriet 
8. Orienteing om større IT-anskaffelser 

 
 
 
 
 

Administrative vedtak 

 
Sammenslåing av skytterlag: 
 

• Skytterlagene Eikelandsfjorden og Hålandsdal er slått sammen til ett lag under 
navnet Håland/Eikelandsfjord skyttarlag. 

• Skytterlagene Ålvik og Nordheimsund & Øystese er slått sammen til Nordheimsund & 
Øystese skyttarlag. 

• Skytterlagene Erfjord og Jelsa er slått sammen til ett lag under navnet Erfjord/Jelsa 
skytterlag. 

 

 



 
 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
Møte i Norges Skytterstyre 

 

MØTEREFERAT 27. OKTOBER SKYTTERKONTORET

 

MØTE INNKALT AV Kurt Arne Berglund, Generalsekretær 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER Hans O. Kveli, President  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE Hans O. Kveli, Sindre Undseth, Jarle Tvinnereim, Jon G. 
Hofstad, Henning Ivarrud, Janne Kornbrekke, Morten 
Bjerknæs og Ferdinand Brovold 

FRA ADMINISTRASJONEN Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 

 
 

Sak 73/2008 Møteplan for Norges Skytterstyre 2009
 
Norges Skytterstyre vedtar følgende møteplan for 2009: 
 
 
1. Mandag  23.feb   Voss  
2. Mandag  30.mars  Oslo (Vararepresentanter innkalles) 
3. Søndag-mandag 3.-4.mai  Oslo 
4. Onsdag  29.juli   Evje – Revsnes Hotell, Bygland 
5. Søndag-mandag 20.-21.sept  Værnes  
6. Mandag  26.okt   Oslo 
7. Fredag-søndag 11.-13.des  Oslo 
 

 
 
 

Sak 74/2008 Hedersbevisninger
 
Hedersbevisninger ble besluttet tildelt. Ført i B-protokoll. 
 

 
 
 

Sak 75/2008 Søknad om godkjenning av ny hevarmskule
 
Skytterlinken v/Kurt Eirik Bekkevold har fremmet søknad om godkjenning av en hevarmskule 
i aluminium. Søknaden begrunnes med at skyttere ønsker en større kule med liten friksjon 
som er spesielt egnet for hurtigskyting. 
Omsøkt hevarmskule var i salg i forkant av LS, og mange skyttere har allerede anskaffet den. 
Når DFS ble klar over dette forholdet, ble Bekkevold gjort oppmerksom på at det kreves en 



godkjenning av produktet.  
 
Søknaden er forelagt Geværutvalget som har gitt denne uttalelse:  
 
Geværutvalgets drøfting: 
Geværutvalget støtter søknaden. Regelveket gjøres noe mer generelt, slik at hevarmskuler 
ikke behøver typegodkjennes for ettertid.  
 
Geværutvalgets innstilling til Norges Skytterstyre:  
Geværutvalget anbefaler at pkt 6.147 i Skytterboka gis denne tekst:  
6.147 Hevarmskule 
Hevarmskulen kan maksimalt ha en ytre diameter på 30 mm. Originalt påskrudde 
hevarmskuler kan byttes ut med andre modeller. Alternativt kan hevarmskulen påføres en 
gummimuffe. Utvendige diametermål for gummimuffer og/eller uoriginale hevarmskuler 
skal ikke overstige 30 mm.   
 
Administrasjonens drøfting:  
Administrasjonen støtter Geværutvalgets innstilling. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 

Skytterbokas pkt 6.147 Hevarmskule, gis denne tekst med virkning fra 1. Januar 2009:  
Hevarmskulen kan maksimalt ha en ytre diameter på 30 mm. Originalt påskrudde 
hevarmskuler kan byttes ut med andre modeller. Alternativt kan hevarmskulen påføres en 
gummimuffe. Utvendige diametermål for gummimuffer og/eller uoriginale hevarmskuler 
skal ikke overstige 30 mm. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 76/2008 Søknad om godkjenning av ”Adlerauge”
 
Søknaden er fremmet med bakgrunn i en enstemmig beslutning fattet ved Vestfold 
skyttersamlags ledermøte 10. mars 2008. 
 
Adlerauge er en linse som monteres foran hullkornet i forsiktet. Korreksjonen i linsen er opplyst å 
være en fast forstørrelse på enten + 0,3 eller + 0,5. Det kan i tillegg leveres en trinnløs utgave.  
 
Søknaden begrunnes med at Adlerauge vil være et godt hjelpemiddel for skyttere med 
synsproblemer. Det trekkes her sammenlikninger til regelverket i NSF og utenlandske nasjoner 
det er naturlig å sammenlikne seg med, der Adlerauge er tillatt for skyttere fra 45 år og oppover i 
veteranklassene. Søknaden fra Vestfold inneholder ingen konkretisering av om hjelpemidlet skal 
være forbeholdt bestemte aldersgrupper. Prisen ligger i dag på ca 350kr pr glass.  
 
Søknaden er forelagt Geværutvalget som har gitt denne uttalelse:  
 
Geværutvalgets drøfting: 
Geværutvalget er enig om at Adlerauge vil være et godt hjelpemiddel for alle med svekket syn. 
På generelt grunnlag er utvalget opptatt av at flest mulig skal kunne drive med skyting, og ser 



derfor positivt på alt som kan bidra til dette. Det er imidlertid noe usikkerhet knyttet til effekten 
av en slik linse, og om den på noen vis kan missbrukes slik at den gir fordeler gjennom en form 
for kikkerteffekt. Det er derfor ønskelig med en bredere uttesting, eksempelvis gjennom at 
militærlandslaget og skyttere med ”uvanlig syn” får prøve utstyret og gi sin uttalelse. Like viktig 
er det i denne perioden å teste ut om bruk av Adlerauge hos skyttere med normalt godt syn kan 
gi fordeler. Utover dette bør det også innhentes uttalelser fra eksperthold innen optikk.  
 
En brukergruppe som umiddelbart vil kunne ta dette utstyret i bruk uten særlige 
betenkeligheter er skyttere i veteranklassene på 100m, men dog i første omgang som en 
prøveordning for 2009. Innen høsten 2009 bør det være utført ytterligere tester og innhentet 
uttalelser slik at man kan revidere prøveordningen, og samtidig se på om Adlerauge skal tillates 
blant flere brukergrupper i DFS. Administrasjonen ved utvalgets sekretær er ansvarlig for å finne 
fram til en egnet testgruppe.     
 
Geværutvalgets innstilling til Norges Skytterstyre:  
Adlerauge med linse i fast forstørrelse 0,3 eller 0,5 tillates benyttet i klassene V65 og V73 som en 
prøveordning i 2009. Til møtet i oktober 2009 skal Geværutvalget gi en ny innstilling til Norges 
Skytterstyre om Adlerauge skal tillates brukt på permanent basis, og om dette skal utvides til å 
gjelde flere brukergrupper.  
 
Administrasjonens drøfting:  
Administrasjonen støtter Geværutvalgets innstilling, men ønsker at prøveordningen for 2009 
i tillegg skal omfattes av klasse V55. Dette ettersom denne klassen også består av skyttere 
som i de fleste tilfeller er rammet av en eller annen form for aldersbetinget synsreduksjon. 
Adlerauge er ikke særlig egnet for feltskyting, og mesterskap i feltskyting vil av den grunn 
foregå uten at det kan oppfattes som om at V55 skyttere har utstyrsfordeler 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 

Adlerauge med linse i fast forstørrelse 0,3 eller 0,5 tillates benyttet i klassene V55, V65 og V73 
som en prøveordning i 2009. Til Norges Skytterstyres møte i oktober 2009 skal 
Geværutvalget gi en ny innstilling til om Adlerauge skal tillates brukt på permanent basis, og 
om dette skal utvides til å gjelde for flere brukergrupper 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 77/2008 Tillegg til retningslinjer for miljøpakkemidler 
 
Det ble fastsatt nye retningslinjer for miljøpakketilskudd av Norges skytterstyre i desember 
2007. Det vurderes, som et tillegg til gjeldende retningslinjer, å involvere samlagene i større 
grad enn i dag i utvelgelsesprosessen, og tydeliggjøre det i retningslinjene.  
 
Drøfting: 
Samlagene har detaljkunnskap om forholdene i egen region. Innhenting av innstilling fra 
samlag vil sikre at midlene brukes mest mulig effektivt samtidig som samlaget får et 
insitament til vurdering/rasjonalisering av organiseringen av samlaget. Der hvor det f. eks 
ligger flere baner i rimelig nærhet av hverandre vil samlaget engasjeres i valg av ivaretakelse 
av eksisterende bane koordinert med et eventuelt rasjonaliseringstiltak i samlaget.  



 
Administrasjonen ønsker derfor å tydeliggjøre i retningslinjene at samlagets vurdering skal 
innhentes i miljøpakkesaker. 
 
Det er videre en intensjon fra administrasjonen sin side at lag som mottar bidrag 
gjennomgår en grundig vurdering. Anleggsavdelingen ønsker å følge dette opp ved å 
besøke lagene noe mer enn før. Sammen med innstilling fra Samlagene i den enkelte sak, vil 
ressursbruken derved sikres å være mest mulig formålstjenlig. 
 
I henhold til retningslinjene fra i fjor, pkt 2, må det imidlertid fortsatt være slik at den 
helhetsvurdering som beskrives der er utgangspunkt for vurderingene sentralt.  
Som et supplement til det som står beskrevet i ”Retningslinjer for miljøpakketilskudd”, ønsker 
administrasjonen at samlagenes delaktighet formaliseres ved et ekstra punkt i 
retningslinjene. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Retningslinjer for miljøpakketilskudd av desember 2007 gis følgende tillegg:  
 
Punkt 2.6: 
Skyttersamlagene skal forespørres om administrasjonens innstilling i saker vedrørende 
tildeling av miljøpakketilskudd. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 78/2008 
Tingsak: Utvidelse av Rådgivende utvalg med aktiv skytter valgt av 
landslagsskytterne 

 
John Olav Ågotnes, på vegne av skytterne på landslaget, fremmet forslag til Norges 
Skytterstyre om å opprette en ”Utøverkomite” i DFS. Dette ble behandlet i sak 55/2008, hvor 
følgende ble vedtatt: 
 
”Forslaget fra landslagsskytterne om at det opprettes en Utøverkomite vedtas ikke. 
Administrasjonen legger på et senere møte fram tingsforslag om at Rådgivende utvalg fra 
og med 2009 skal styrkes med en aktiv skytter valgt av landslagsskytterne.”  
 
Drøfting: 
Administrasjonen ser det som svært positivt at landslagsskytterne er opptatt av å påvirke til 
gode beslutninger når det gjelder det sportslige reglementet i DFS. Det gjør at 
administrasjonen går inn for at de i stedet for en egen utøverkomite, kan settes av plass til et 
ekstra medlem i Rådgivende utvalg på vegne av landslagsskytterne.  
 
Forsvarsdepartementet godkjente ikke at landslagsskytterne skulle få en representant på 
Skyttertinget som vedtatt på Skyttertinget i 2007. De skrev der at ” en eksklusiv representasjon 
av toppskytter(e) kan påvirke organisasjonen til i større grad å legge til rette for denne gruppen 
enn det som synes naturlig med hensyn til den breddetenkning som DFS må stå for”.   
 
En slik beslutning fra Forsvarsdepartementet bør likevel ikke være til hinder for at utøverne 



får en egen plass i Rådgivende utvalg. Rådgivende utvalg har de senere år fått flere 
oppgaver hvor de har vært rådgivere for Norges Skytterstyre. Administrasjonen mener at det 
er gode grunner til at Rådgivende utvalg burde styrkes med en representant for 
landslagsskytterne. Senest høsten 2008 har Skytterstyret styrket Rådgivende utvalg med 
andre representanter, herunder utøverne, i arbeidet med å se på finaleavviklingen på 
Landsskytterstevnet. Å få med flere til å drøfte tyngre organisasjonsspørsmål er positivt i alle 
saker. Temaene som oversendes Rådgivende utvalg vil i de fleste tilfelle påvirke sportslige 
forhold og derfor vil en slik utøverrepresentant være hensiktsmessig.  
 
Praktisk bør utøveren velges av landslagsskytterne i forbindelse med Nordisk mesterskap. 
Dette skal være en representant som utøverne ser som best skikket til å ivareta de sportslige 
interessene landslagsskytterne har. Det gjøres således ikke krav om at skytteren som velges 
må tilhøre landslaget, men kan på fritt grunnlag velges av landslagsskytterne. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2009: 
 

Fra og med 2009 styrkes Rådgivende utvalg i alle saker med en representant valgt av 
landslagsskytterne. Utøveren som tilsluttes Rådgivende utvalg velges årlig av 
landslagsskytterne i forbindelse med Nordisk mesterskap. Det er ikke noe krav at utøveren 
har vært eller er på landslaget det år hun/han velges.  
 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2009 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 79/2008 Tidstabell LS 2009/Storskjerm finaler
 
Under Landsskytterstevnet 2008 hadde vi for første gang to storskjermer på torsdag og 
fredag. I tillegg til den største skjermen som sto hele uka fikk vi innleid en skjerm på 11 
kvadratmeter for å avdekke behovet for informasjon på torsdag og fredag.  
 
Det å ha to storskjermer var meget vellykket i forhold til det behovet som eksisterer, spesielt 
på fredag. Når finalen på NM felt var over kunne vi gå direkte over til Stang/felthurtigfinalen 
å benytte den lille skjermen der. Hvis vi skulle begynt å rigge ned den store skjermen hadde 
det tatt inntil 3 timer, og det er umulig å sette av tid til dette i en stram tidsplan. 
 
Det var vellykket av flere grunner at vi kunne ha en liten skjerm i Førde. Finalearenaen for 
Stang/felthurtig var også slik at det passet best med en mindre skjerm. Det samme gjelder 
neste år i Evje, da grunnforholdene og tidstabellen gjør det minst like nødvendig med en 
ekstra skjerm for en vellykket gjennomføring. 
 
Å ha den lille storskjermen også på torsdag var vellykket for å kunne gi bedre informasjon 
under samlagsskytingen. Den var også meget praktisk å bruke til finfeltfinalene som ble 
avviklet på torsdag.  
 



Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre vedtar at det i 2009 skal være 1 ekstra storskjerm på LS-arenaen i Evje 
torsdag og fredag i LS-uken. Utgiften til ekstra skjerm tas inn under informasjonsbudsjettet. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 80/2008 Budsjettforslag for offentlige midler 2009
 
Norges Skytterstyre drøftet budsjett for offentlige midler 2009 basert på foreslått bevilgning 
fra Regjeringen. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre tar fremlagte forslag til budsjett for offentlige midler for 2009 til 
etterretning. Resultatet av drøftingene i Norges Skytterstyre innarbeides i endelig 
budsjettforslag for offentlige midler for 2009, som blir fremlagt til Norges Skytterstyres møte 
i desember 2008. 
 

 
 
 
 

Sak 81/2008 Nordic Arena A/S – mulig aktør i markedsarbeidet for DFS 
 
Skytterstyret har tidligere drøftet behovet for å igangsette et arbeid for å se på 
markedsmulighetene for DFS mot sponsormarkedet. Administrasjonen har nå tatt tak i dette 
arbeidet. Uformelt har vi gjennomført møter med aktører som kunne vært interessert i å 
hjelpe DFS med et slikt markedsarbeid. 
 
Nordic Arena A/S, som DFS har engasjert som arenaprodusenter for Landsskytterstevnet 
fram til 2010, har i møte med oss presentert noen svært interessante tanker om 
sponsorarbeidet i DFS framover. Deres firma har de siste årene spesialisert seg på arbeidet 
mot sponsormarkedet 
 
Det er ingen tvil om at DFS har et salgbart produkt hvor spesielt medieeksponeringen på 
Landsskytterstevnet gjør at vi bør være attraktive på sponsormarkedet om vi ”selger vårt 
produkt” på en god måte. Slik administrasjonen ser det er det ikke bare eventuelle 
økonomiske gevinster som vil være et løft for organisasjonen, men også muligheten for i 
større grad å få økt anseelse som samfunnsaktør.  
 
Å løfte markedsarbeidet i DFS vil imidlertid få konsekvenser for hvilke prioriteringer som vi 
må gjøre framover. Det vil helt klart påvirke arbeidet til både Skytterstyret og Skytterkontoret 
å vie oppmerksomhet mot sponsormarkedet i samarbeid med en profesjonell aktør. Fordi 
dette på mange måter er et veivalg for framtid, er det viktig at vi gjør grundige vurderinger 
for rammen av et slikt arbeid for en eventuell samarbeidspartner. Det må også avklares med 
Forsvarsdepartementet hvordan de ser på at vi i sterkere grad søker å få mer økonomiske 



ressurser gjennom sponsormarkedet.
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre inviterer til neste styremøte representant fra Nordic Arena A/S til å 
presentere et opplegg for mulig sponsorarbeid for DFS i framtid.  
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 82/2008 Statusendring for rekrutteringsklassene i NM skogsløp/skifelt 
 
DFS/SFU har mottatt forslag fra Johannes Linnerud om endring av status for rekrutterings- 
klassene i norgesmesterskap i sektorens grener. Følgende ønskes endret: 

1. Statusen for rekrutteringskytterne endres fra å være uoffisielle klasser til å bli offisielle 
klasser under NM skogsløp og NM skifelt. 

2. Det innføres medaljer tilsvarende det rekrutteringsklassene får på bane og felt- 
skyting under Landsskytterstevnet og etter tilsvarende kriterier. Det vil si 
”Raufossmedaljer” til vinnerne og ungdomsmedaljer deretter etter gjeldende regler for 
deltagere. 

 
Før regelverket for skifelt og skogsløp med skyting ble revidert, med virkning fra 1. januar 2007, 
var det en klasse yngre junior for utøvere på 16 og 17 år. Denne klassen var offisiell, og skjøt 
grovfelt. Med nytt regelverk ble klassen flyttet over til finfelt, hvor denne aldersgruppen hører 
hjemme i de andre DFS øvelsene. Klassen ble samtidig gjort uoffisiell i likhet med øvrige klasser 
på finfelt. 
 
Drøfting:  
Det synes å være tre alternativer for rekrutteringsklassene i NM: 

1. Rekrutteringsklassene holdes uoffisielle som i dag. 
2. Man følger den praksis som Idrettsforbundet har i fysiske idretter. I NIF er laveste alder 

15 år (i kalenderåret) for å delta i offisielle norgesmesterskap. Dette vil i så fall si klasse 
eldre rekrutt og junior i DFS. 

3. Man gjør skifelt og skogsløp med skyting likestilt med bane og feltskyting i DFS, slik at 
klasse rekrutt, eldre rekrutt og junior blir offisielle klasser.  

 
NM-status for rekrutteringsklassene vil sannsynligvis virke positivt både med tanke på 
rekruttering til idrettsgrenen og ikke minst deltakelsen i NM. Deltakelsen de siste årene har ligget 
på mellom 4 og 25 i disse klassene tilsammen, så det hersker ingen tvil om at det er et 
potensiale for å få med flere av våre yngre utøvere i NM. 
Enkelte vil muligens hevde at med en så lav deltakelse, vil det ikke være riktig å kalle det et NM. 
Med dagens deltakelse vil så godt som alle som deltar komme på pallen.  
 
Dersom alle eller noen av ungdomsklassene blir offisielle, vil det være naturlig å ha 



medaljepremiering med Raufoss-medaljer og ungdomsmedaljer som i øvrige offisielle grener i 
DFS. Ettersom deltakelsen på NM skifelt og NM skogsløp med skyting ikke kan sammenliknes 
med deltakelsen på Landsskytterstevnet, vil det trolig være mer hensiktsmessig å ha 
medaljefordeling lik gjeldende regler for Landsdelskretsstevner (§ 12.124), slik at vi sikrer at alle 
de tre beste i hver klasse får medalje. 
 
Konklusjon: 
SFU mener det i første omgang vil være klokt å følge gjeldende praksis i NIF i denne saken. SFU 
ønsker dermed at Norges Skytterstyre gjør klasse eldre rekrutt og junior til offisielle klasser i alle 
øvelser i NM skifelt og NM skogsløp med skyting, mens klasse rekrutt forblir uoffisiell.  
Administrasjonen mener det vil være riktig å gjøre alle ungdomsklassene i NM offisielle. 
Begrunnelsen er at dette er praksis i både bane og feltskyting. Det vil da også være naturlig at 
både rekrutt, eldre rekrutt og junior får status som offisielle klasser i NM skifelt og NM skogsløp 
med skyting.  
SFU og administrasjonen mener det bør innføres Raufossmedaljer og ungdomsmedaljer lik 
gjeldende regler for Landsdelskretsmesterskap i bane og feltskyting i offisielle ungdomsklasser i 
NM skifelt og skogsløp med skyting. 

 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Klasse rekrutt, eldre rekrutt og junior gjøres til offisielle klasser i NM skifelt og NM skogsløp med 
skyting fra og med 2009. Klassene premieres med Raufossmedaljer og ungdomsmedaljer lik 
gjeldende regler for Landsdelskretsmesterskap i bane og feltskyting. 
Gjeldene regler i Skytterboka endres. 
 
 
Morten Bjerknæs foreslo at saken utsettes til etter Skyttertinget 2009, da 
klassesettingssystemet for rekrutteringsklassene skal behandles som egen sak.  
 
Vedtak 
Saken utsettes til etter Skyttertinget 2009.

 
 
 
 

Meldingssaker 
 

1. Regnskap per 31.08.2008 
2. Alternativ for tidspunkt LS 2012 
3. MVA-kompensasjon for 2007 
4. Trofeer til nummer 2. og 3. ved mesterskapene i rekrutteringsklassene på 

Landsskytterstevnet 
5. Støtte til klargjøring av premieseremonier under LS 
6. Status kaliber 5,56 
7. Uttalelse Akershus skyttersamlag i forbindelse med dopingsak 
8. Gjennomførte tester av SIUS-materiell til felthurtigskyting 
9. Rapport fra Landsskytterstevneutvalget 
10. Våpenforskriften/Retningslinjer til samme 
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Sak 83/2008 Skyteboka LS 2009 samt campingavgift
 
Saksopplysninger: 
Arrangørene i Evje har søkt om godkjenning av pris på skyteboka og campingavgift til 
Landsskytterstevnet 2009. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre vedtar følgende satser for skyteboka 2009.  
 
    KL. 1-5, AG3, V55, V65, V73 Jr/ER/Rekr. 
 
Arrangement   kr. 400  (ikke AG3)  kr. 275 
Premieinnskudd bane kr. 155    kr. 155 
Premieinnskudd felt  kr. 160      kr. 160 
Premieinnskudd Stang kr.   80    kr.   (80) Jr. 
Premieinnskudd felth. kr.   75    kr.   (75) Jr. 
Premieinnskudd minnesk. kr.   25    kr.   25   
Sum skytebok   kr. 895    kr. 615 (770) Jr. 
 
Ved påmelding  kr. 400    kr. 275 
Ved innløsning av Sk.bok kr. 495    kr. 340 (495) Jr. 
 
Deltakere i klasse AG3 betaler ikke arrangementsavgift på LS. 
DFS betaler kompensasjon tilsvarende arrangementsavgiften til arrangør av LS 2009 for 
deltakerne i klasse AG3 som kun deltar i mil N 
 
Premieinnskudd for ikke skutte øvelser refunderes fra arrangøren til skytterlagene som et 
ordinært premieoppgjør etter landsskytterstevnets slutt. 
 



Kompensasjon for gavepremier fra DFS: kr. 80 
Kompensasjon til DFS for ikke innløste skytebøker: Senior/veteran kr. 85 
               Rekruttklassene kr. 50 
 
Skytterkontoret produserer og trykker deltakeravis med troféoversikt som kompenseres fra 
arrangør med kroner 10 per påmeldte deltaker.    
 
Ved etteranmelding til ca. tre uker før stevnestart betales et tilleggsgebyr på kroner 600 for 
seniorklassene og kroner 200 for rekrutteringsklassene.  
 
Campingavgiften på Landsskytterstevnet 2008 settes til kroner 1100 for campingvogn og 
kroner 700 for telt. Pris for strøm for campingvogn eller telt blir satt til kroner 500. 
 
Jon G. Hofstad foreslo at satsene for campingvogn ble satt til 1000 kroner og satsene for telt 
ble satt til 500 kroner. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag med Jon G. Hofstad sitt endringsforslag til campingavgift vedtatt 
med 7 mot 1 stemme. Janne Kornbrekke stemte for administrasjonens forslag til 
campingavgift. 

 
 
 
 

Sak 84/2008 Bidrag til arena for Stang-og felthurtigskyting på LS 2009 
 
Praksis har tidligere vært at det gis tilskudd til LS-arrangør for arbeider med å anlegge 
finalearena for Stang- og felthurtigskyting. Det foreligger ingen søknad fra arrangørene, men 
administrasjonen ønsker en fullmakt til å utbetale tilskudd når eventuell søknad foreligger. 
 
Jon G. Hofstad foreslo at saken ble utsatt til eventuell søknad fra LS-arrangørene forelå. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Administrasjonen gis fullmakt til å avgjøre eventuell søknad på inntil 100 000 kroner til 
bygging av finalearena for Stang- og felthurtigskyting til LS 2009.  
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtatt med 7 mot 1 stemme.

 
 
 
 

Sak 85 /2008 Forslag om endring av satser for ordinært banebidrag. 
 
I Anleggsavdelingens budsjettnotat for 2008 ble det drøftet en forandring i ordningen med 
ordinære banebidrag. Administrasjonen ønsker nå å foreslå konkrete tiltak for innsparing på 
denne budsjettposten på grunn av DFS sin helhetlige budsjettsituasjon, med virkning fom 
2010. 
 



Drøfting: 
Den helhetlige budsjettsituasjonen for DFS har gått i den retning at utgiftene har steget mer 
enn inntektene. Det er nødvendig å kutte på utgiftene for at framtidige budsjett skal gå i 
balanse.  
 
Anleggsavdelingen vil foreslå kutt på den av sine poster, hvor konsekvensene anses som 
minst uheldige for organisasjonen, nemlig det ordinære banebidrag..  
 
Ordinære banebidrag ble først vurdert fjernet helt som bidrag, men etter en nærmere 
vurdering ble dette gått bort fra. Bidraget ble vurdert fjernet fordi ordningen med 
Spillemidler delvis overlapper dette bidraget. Ordinære banebidrag har likevel vært et viktig 
bidrag fordi mange skytebaner har fått en sikkerhets- og standardmessig oppgradering som 
har bidratt til at vi i dag har en svært god banesituasjon rundt om i landet. Det ordinære 
banebidraget har primært vært rettet mot sikkerhetsmessige oppgraderinger.  
 
Den kanskje viktigste konsekvensen av våre bidrag til en del skytterlag er fortsatt at lag som i 
perioder har lav aktivitet/annen type aktivitet, fortsetter å være medlemmer av DFS til tross 
for den situasjonen de er i. Det faktum at DFS har bidrag(også teknisk og juridisk) som gjør at 
de utsatte lagene klarer å overleve er formentlig med på å gjøre organisasjonen så bred og 
tung som den er i dag. Dette er nok et av de viktigste argumentene vi kan trekke fram i våre 
pågående prosesser. 
 
Det hører også med i vurderingen at ordningen med banebidrag i noen tilfeller har blitt 
utbetalt i sammenhenger hvor DFS har lite nytte av effekten. Således kan man si at det er en 
dyr ordning når mange har krav på utbetaling og summene er såpass høye at vi fort snakker 
om flere millioner. 
 
Kutt på andre poster er vurdert. Dette anbefales ikke fordi man har foretatt kutt der det har 
vært ansett som forsvarlig. Posten, ”kjøp av grunn” vil reduseres noe. 
 
Konklusjonen etter denne vurderingen er at det anbefales kutt i bidragssatsene for ordinære 
banebidrag. Det er viktig for organisasjonen å drive innenfor de økonomiske rammene. 
Reduksjon i satsene anses som et nødvendig virkemiddel. Reduksjon i andre poster anses 
som mer uheldig i denne omgang. 
Administrasjonen vil dog ikke anbefale reduksjon av bidrag ved nybygg/relokalisering da 
dette er et vesentlig tyngre løft for et skytterlag. DFS’ tilskudd vil hær være den sikkerhet 
man trenger for å komme i gang med et slikt omfattende arbeid. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å redusere satsene for ordinære banebidrag 
til hovedreparasjon eller ombygging, som gis hvert 20.år, med 50 %, med virkning fra 1. 
januar 2010. Bidrag til nybygg/relokalisering endres ikke i forhold til gjeldende satser pr 
1.des 2008. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 



Sak 86 /2008 Representasjon for Norges Skytterstyre 2009
 

1. Kurs for nye tillitsvalgte i samlagene. 30.januar.- 1. februar, Oslo 
Hans O. Kveli, Morten Bjerknæs 

 
2. Regionalt seminar Midt - Norge 7.- 8. februar, Stjørdal 

Hans O. Kveli, Jon G. Hofstad     
 

3. NM i skifeltskyting 28.mars i Elverum 
Janne Kornbrekke 

 
4. HVs Landskonkurranse for ungdom, Værnes, 18. – 21. juni 

Morten Bjerknæs 
 

5. Landsskytterstevnet i Evje, 29. Juli – 8. august 
Hele styret 

 
6. Norgescupavslutning, Vestlandet 29.-30.august. Skytterlagene Os, Fana og Bergen 

Jarle Tvinnereim (forb.valg) 
 

7. Nordisk mesterskap i bane-, felt, -og felthurtigskyting. Rælingen 4.- 6.september 
Lagleder Henning Ivarrud, ellers møter hele styret under mesterskapet. Det avholdes 
styremøte 6. september. Planlagt styremøte 20. september utgår. 

 
8. Nationensfinalen 12.september.  

Jon G. Hofstad 
 

9. NM skogsløp, 12. – 13. september, Værnes 
Jarle Tvinnereim (forb. valg) 

 
10. Nordisk formannsmøte (Sverige) 17. – 18. Oktober 

Presidenten, leder DFSU og generalsekretær 
 

11. Regionalt seminar Østlandet 30.okt – 1.november 
Sindre Undseth 

 
Styremedlemmer representerer DFS ved møter i Landsdeler/landsdelskretser/samlag etter 
kunngjøring på et foregående styremøte. Reiser utover dette må avklares kostnadsmessig 
med Presidenten. 

 
 
 
 

Sak 87/2008 Søknad fra EL-Score om godkjenning av nytt felthurtigmateriell 
 
Skytterkontoret har mottatt søknad om godkjenning av elektronisk materiell for bruk til 
Felthurtigskyting fra EL-Score AS v/Ottar Dalset. Materiellet er av type LOMAH Pop Up og er 
produsert av det sveitsiske firmaet SIUS.  
 
Tester er gjennomført i oktober 2008 og presentert for styret i meldingssak 8 ved styremøtet 
i oktober. 
 
I henhold til gjennomførte tester er materiellet funnet å tilfredsstille nødvendige krav til bruk 



i DFS. Noen formalkrav gjenstår i form av instruksjonsbøker på norsk. Man må også ta stilling 
til om en endelig testskyting skal gjennomføres med tanke på å bruke skiver i par. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre godkjenner Felthurtigmateriell fra El-Score, type LOMAH POP Up, 
produsert av Sius AG, til bruk i DFS. Det forutsettes at formalkrav er innfridd og test for bruk 
av skiver i par bestås.  
 
Ferdinand Brovold foreslo å utsette saken til alt var testet ferdig. Forslaget falt med 3 mot 5 
stemmer. 
 
Hans O Kveli foreslo følgende: 
”Administrasjonen gis fullmakt til å godkjenne felthurtigmateriell fra EL-Score, type LOMAH 
POP Up, produsert av SIUS AG, til bruk i DFS. Dette kan gjøres når bruksanvisning på norsk 
foreligger og test for bruk av skiver i par bestås.” 
 
 
Vedtak 
Hans O. Kveli sitt forslag vedtatt med 7 mot 1 blank stemme.

 
 
 
 

Sak 88/2008 Ny lønnsplan ved Skytterkontoret
 
Et nedsatt utvalg bestående av  Sindre Undseth, Toni Hovdedalen og Terje Vestvik la i møtet 
fram forslag til ny lønnsplan med stillingsinstrukser for Skytterkontoret. 
 
Vedtak 
Norges Skytterstyre vedtar forelagte lønnsplan med nye stillingsinstrukser. Vedtaket føres i B-
protokoll. 

 
 
 
 

Sak 89/2008 Søknader om ekstraordinære banebidrag
 
To søknader om ekstraordinære banebidrag har blitt levert Skytterkontoret i 2008. Lagene 
Tønsberg skytterlag og Stiklestad & Vuku sammen med Verdal Søndre skytterlag har levert 
søknader.  
 
Drøfting: 
Tønsberg skytterlag søker om ekstraordinært bidrag på bakgrunn av arbeider de har gjort 
med et synkende kulefang på 100 meteren. Dette er normalt arbeider som inngår i 
vedlikehold som skytterlag dekker selv eller søker ordinært banebidrag til. Kulefanget ligger i 
et myrområde og krever at man utfører vedlikehold med jevne mellomrom på grunn av 
sammensynkning. Laget grunngir at de har brukt kr 44422,- samt 140 dugnadstimer.  Banen 
har vært stengt i perioder pga manglende vedlikehold.  
 
Stiklestad & Vuku skytterlag sammen med Verdal Søndre skytterlag søker om ekstraordinært 
banebidrag til flytting av banen sin. Det har tidligere vært behandlet søknad om 



Miljøpakkemidler til dette formålet. Dette ble avslått.  Lagene har nå søkt om ekstraordinært 
bidrag i størrelsesorden ca kr 1 500 000,-, tilsvarende Miljøpakke. 
Slik reglene er kan ikke skytterlag som anlegger ny bane motta Miljøpakketilskudd. Ordinært 
bidrag til nybygging følger de regler som er bestemt. Går flere lag sammen om nybygging 
tildeles hvert lag ordinært tilskudd. Slik søknaden fra Stiklestad og Vuku framstår har de etter 
dagens praksis krav på ordinært banebidrag som ved nybygging.  
 
Det synes ikke å være noen ekstraordinær situasjon i søkende lag, sammenliknet med andre 
lag rundt om i Norge. DFS har i dag ordninger som skal dekke ordinære situasjoner, og for å 
følge prinsippet om lik behandling er administrasjonen fortsatt av den oppfatning at det vil 
være særdeles uheldig å gjøre ordinære situasjoner til noe ekstraordinært. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Søknadene fra Tønsberg skytterlag og Stiklestad & Vuku/Verdal Søndre skytterlag innvilges 
ikke. 
 
Hans O. Kveli foreslo følgende: 
Stiklestad & Vuku skytterlag og Verdal Søndre skytterlag tildeles til sammen 100 000 kroner i 
ekstraordinært tilskudd til flytting av skytebane. Søknaden fra Tønsberg skytterlag innvilges 
ikke.   
 
 
Vedtak 

1. Søknaden fra Tønsberg skytterlag innvilges ikke. Enstemmig vedtatt.   
2. Stiklestad & Vuku skytterlag og Verdal Søndre skytterlag tildeles til sammen 100 000 

kroner i ekstraordinært tilskudd til flytting av skytebane. Vedtatt med 6 mot 2 
stemmer.  

 
 
 
 

Sak 90/2008 Budsjettforslag offentlige midler 2009
 
Norges Skytterstyre vedtar å øke egenandelen ved baneleiebidrag fra kr 2.000 til kr 10.000. 
 
Norges Skytterstyre vedtar følgende budsjett for offentlige midler for 2009: 
 

Budsjett 
2009

Budsjett 
2008 Endring 

UTGIFTER 
11 Administrasjon 9 913 000 9 617 000 296 000 

12 Arrangementer 
12a Landsskytterstevnet 1 780 000 1 660 000 120 000 
12b Nordisk Mesterskap 410 000 375 000 35 000 
12c Norgescup baneskyting 75 000 75 000 0 
12d NM skifelt og skogsløp 60 000 60 000 0 
Sum post 12 2 325 000 2 170 000 155 000 

13 Medaljer og premier 753 000 684 000 69 000 

14 Driftstilskudd til lavere 
organisasjonsledd 2 603 000 2 603 000 0 



15 Bidrag baner osv 
15a Ordinære anleggsmidler 4 020 000 4 915 000 -895 000 
15b Bidrag fra miljøpakka 5 000 000 5 000 000 0 
Sum post 15 9 020 000 9 915 000 -895 000 

16 Utdanning 1 473 000 1 298 000 175 000 

17 Rekruttering 1 435 000 1 440 000 -5 000 

18 Felt- og skifeltskyting 
18a Feltskyting 442 000 377 000 65 000 
18b Skifeltskyting 250 000 320 000 -65 000 
Sum post 18 692 000 697 000 -5 000 

19 Ammunisjonsbidrag 2 412 000 2 355 000 57 000 

20 Markedsføring 
20a Informasjon 860 000 820 000 40 000 
20b Driftstilskudd Norsk 
Skyttert 0 80 000 -80 000 
Sum post 20 860 000 900 000 -40 000 

Post 21 Nytt 
økonomisystem, 
webportal og webshop 600 000 200 000 400 000 

Budsjettreserve 0 

Sum utgifter 32 086 000 31 879 000 207 000 

Tilskudd fra FD 31 200 000 30 296 000
Andre tilskudd 500 000 576 000
Overføringer fra tidligere år 386 000 1 007 000
Sum  32 086 000 31 879 000

I tillegg besluttes å bruke kr 483.000 av private midler slik: 
Budsjett 2009 Budsjett 2008 Endring 

16 Utdanning 200 000 -200 000 
17 Rekruttering 300 000 300 000 0 
19 Ammunisjonsbidrag 183 000 240 000 -57 000 
20 Markedsføring 300 000 -300 000 
Sum 483 000 1 040 000 -557 000 
 
Bruk av private midler på post 17 tas fra egenkapital med lovpålagte restriksjoner 
(rekrutteringsfremmende tiltak), mens bruk av private midler på post 19 tas fra fri 
egenkapital. 

 
 
 
 

Sak 91/2008 Klage vedrørende styrets dispensasjonsvedtak i sak 75/2007 
 
Leif Arne Grytten fikk i sak 75/2007 dispensasjon til å skyte i klasse V55 til tross for at han ikke 
har nådd klassens alder. Dispensasjonen er gitt fra og med 2008, og er ikke begrenset i tid. 
Bakgrunnen for dispensasjonen er at Grytten av helsemessige årsaker må benytte 



betablokkere. I 2006 deltok han kun på lagsplan, og er kvalifisert til å skyte i klasse 4. Han fikk 
i 2007 dispensasjon til å skyte i klasse 2. Gryttens resultater i klasse 2 var meget gode. Han 
oppnådde 15 resultater over opprykkskravet til klasse 3, en klasse han ikke kan delta i på 
grunn av dopingreglementet. 
 
Sunnmør skyttersamlag har i brev til Norges Skytterstyre klaget på dispensasjonsvedtaket for 
Grytten. De mener at det generelt grunnlagt ikke er riktig at en skytter på 46 år gis dispensasjon
fra regelverket til å skyte i klasse V55. 
 
 Argumentasjonen i denne saken har ikke endret seg fra saken ble lagt fram i fjor. 
Administrasjonen konkluderte den gangen med at de ikke fant det riktig ut i fra et 
totalhensyn å gi Grytten dispensasjon, mens vedtok å innvilge dispensasjonen. Saken har på 
nytt vært drøftet i administrasjonen med vekt på å finne alternative løsninger, men 
konkluderer fortsatt med at de ikke anbefaler videre dispensasjon.    
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Dispensasjon, gitt til Leif Arne Grytten i sak 75/2007, oppheves fra og med 2009. 
 
Hans O. Kveli foreslo følgende: 
Dispensasjonen, gitt til Leif Arne Grytten i sak 75/2007, opprettholdes. 
 
 
Vedtak 
Hans O. Kveli sitt forslag enstemmig vedtatt.

 
 
 
 

Sak 92/2008 Forslag om endring av maksimumsvekten for våpen 
 
Geværutvalget foreslår at maksimumsvekten for godkjente våpen i DFS heves fra 6,5 kg uten 
reim til 7 kg inklusive reim.  
 
Geværutvalgets drøfting og begrunnelse for forslaget: 
Våpen- og utstyrskontrollen på LS avduket at en del skyttere stilte med for tungt våpen.   
Geværutværutvalget har i den sammenheng drøftet om det er grunner for å justere 
regelverket på dette området, og konkluderer her med at det ut fra rent skytefaglige 
vurderinger er lite aktuelt. Det som imidlertid tilsier en viss vektøkning er at geværet av 
praktiske årsaker bør veies med reim påmontert, og at tillatt vekt av den grunn økes 
tilnærmelsesvis tilsvarende.  
 
Mange skyttere har valgt å sikre det fremre reimfeste på geværet, slik at reima ikke kan 
utløses uønsket med de konsekvenser det kan medføre. Denne ”reimfestesikringen” kan 
være vanskelig å demontere, og det er derfor praktiske grunner til at geværutvalget foreslår 
å øke tillatt vekt fra 6,5 kg uten reim, til 7 kg inklusive reim. Det er gjort et par vekttester av 
reimer påmontert to reimspenner og reimfester, der den samlede vekt ligger på ca 400 
gram. Forslaget innebærer derfor ingen vesentlige endringer i den reelle tillatte våpenvekt, 
og er slik sette et forslag kun begrunnet med at det vil forenkle eventuelle vektkontroller på 
stevner.  
 
Drøfting: 
Administrasjonen støtter geværutvalgets forslag. 



 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Øvre vektgrense for tillatte våpen i DFS settes til 7 kg inklusive reim. For våpen med løse 
magasiner veies våpenet uten magasin i geværet. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 93 /2008 Sponsorarbeidet i DFS
 
I sak 80/2008 ble det vedtatt å invitere representant for Nordic Arena A/S til å presentere et 
opplegg for mulig sponsorsamarbeid med DFS i framtid. Tor Idar Aune, på vegne av Nordic 
Arena, skisserte på møte noen foreløpige tanker om DFS sin posisjon i samfunnet som 
sponsorobjekt. Han gjennomgikk noen prinsipielle spørsmål som må avklares før et slikt 
eventuelt samarbeid kan igangsettes. 
 
Vedtak 
Nordic Arena gis i oppdrag sammen med administrasjonen å utvikle et prosjekt for 
sponsoropplegg i DFS. Prosjektet framlegges for styret i februarmøte 2009. 

 
 
 
 

Sak 94/2008 Tingsak: HK 416 – Forsvarets nye angrepsrifle – bruk i DFS 
 
Faktaopplysninger innhentet fra Heimevernet  
Påfølgende informasjon er gitt av kaptein Guttorm Bentdal ved HVSKS pr. november 2008. 
Informasjonen er gitt under forutsetning av at den kun benyttes til internt 
saksbehandlerbruk i DFS.  
”Det vil komme to typer HK416 til Forsvaret. HK416N er normalversjonen med 16,5” løp. HK416K 
leveres med 10,5” løp. Det er ikke andre forskjeller på disse to versjonene enn løpslengden. HV vil få 
tilført i overkant av 4 000 HK416N og ca 650 HK416K. Våpnene vil bli tildelt Innsatsstyrken. AG-3 
utgår i fra Innsatsstyrken, men videreføres i Forsterknings- og oppfølgingsstyrken. Det er pr nå ikke 
vurdert når AG-3 skal skiftes ut i hele strukturen. HK416 er ved utgangen av november levert til 2 
HV-distrikter. Resterende 11 distrikter vil få tildelt våpen første halvår 2009. Det planlegges med at 
Innsatsstyrken i HV er ferdig omvæpnet ved utgangen av 2009. 
Hæren vil få ca 3 000 HK416 i første omgang. De fleste av våpnene er levert, resterende leveres de 
nærmeste månedene. Dette er våpen som i stor grad er øremerket Intops og som dermed ikke er 
tilgjengelige for konkurranseskyting. Hæren har bestilt ytterligere 11 000 våpen som leveres i 
slutten av 2009 og i 2010. Det meste av Hærens struktur vil da være omvæpnet fra AG-3 til HK416”.
 
Tekniske opplysninger 
HK 416 er en forkortelse for Heckler & Kock modell 416. Våpenet er i kaliber 5,56. 
Avtrekksvekten er opplyst å ligge mellom 2,1 og 2,7 kg. Våpenet er standart utstyrt med et 
optisk rødpunktsikte uten forstørrelse.  
 
 



Avklaring 
I DFS sine grunnregler § 1 – 12 er følgende føring gitt: ”Til Det frivillige Skyttervesens 
virksomhet benyttes våpen av Forsvarets modeller, samt andre godkjente modeller, med de 
siktemidler og det avtrekk som til enhver tid er tillatt brukt….” Denne konkrete tekst fastslår med 
all tydelighet at DFS er forpliktet til å gjøre grep slik at HK416 kan benyttes i organisasjonen.  
 
Ny klasse for militært personell 
Ved å tillate bruk av HK416 i konkurranseskyting i DFS, oppstår det samtidig et behov for å 
opprette en ekstra klasse for militært personell med dette våpenet. Det nye armevåpenet til 
Forsvaret kan på ingen måte hevde seg i felles konkurranser med tradisjonelle DFS våpen i 
bane- og feltskyting. Når det gjelder Stangskyting så er vurderingen at HK416 rimelig sikkert 
vil utkonkurrere så vel Sauer som AG3. Hvordan HK416 vil egne seg for felthurtigskyting er 
uvisst. Sammenliknet med AG3 ansees HK416 som overlegent i alle 
konkurransesammenhenger i DFS. Summen av disse momenter tilsier at det må opprettes 
en ny klasse for de med HK416, slik at konkurranser blir oppfattet som rettferdig for så vel de 
som konkurrerer med dette våpenet, som de som konkurrerer mot de med HK416. Navnet 
på klassen foreslås til ”Klasse HK416”.  
 
Alminnelig reglement for klassen 
Dagens regler for klasse AG3 legges i størst mulig grad til grunn. Se Skytterboka pkt 7.238. 
Dette slik at det blir et mest mulig ensartet reglement for de militære klassene. Dvs. at det 
kreves de samme forutsetninger om å være rulleført, våpenet som benyttes skal være i 
standard umodifisert utgave, bekledningen skal være av militær art, at det kun skal være 
tillatt å benytte standard utlevert ammunisjon osv.  
 
Spesielle forhold rundt LS/Militært NM 
Det er Forsvaret som har fagansvaret for Militært NM. Det overlates derfor til Forsvaret å ta 
initiativet til å endre reglementet for NM til å omfatte flere våpentyper enn AG3. 
 
Program 
Det ansees at HK416 har betydelig høyere presisjon enn AG3, noe som indikerer at klassen 
kan følge det ordinære grovfeltopplegget. Imidlertid er det begrensninger i skyteavstander, 
slik at hold utover 400m ikke kan anvendes. I baneskyting benyttes samme program som for 
AG3 klassen. Stående skyting er ikke relevant for Forsvarets personell, og derfor benyttes et 
program som inneholder knestående og liggende skyting. I Stang- og felthurtigskyting 
legges dagens reglement for AG3 til grunn.  
 
Premiering og mesterskap 
All konkurranseskyting med HK416 premieres i en egen klasse. Skyttere som deltar i denne 
klassen kvalifiserer ikke inn for finaler eller kan konkurrere om felles trofé. Unntatt er når det 
er satt opp egne trofé øremerket for denne klassen.    
 
Tidsperspektiv: 
Klasse HK416 opprettes med virkning fra 1.1.2010.  
 
Potensial for DFS 
Gjennom en prosjektoppgave ved Norges Idrettshøyskole Forsvarets institutt, har Guttorm 
Bentdal vurdert forskjellige forhold rundt forsvarets våpen utstyrt med optiske siktemidler, 
og bruk av disse i DFS. Bentdal har blant annet gjort en undersøkelse blant alminnelige 
soldater og befal, som viser at det er en betydelig interesse for å delta i DFS sine aktiviteter. 
Det forutsettes i denne sammenheng at det legges til rette for deltakelse gjennom tilgang til 
ammunisjon, og ved å kunne oppbevare funksjonelle våpen i privat bolig.   
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2009:  
 
DFS innfører med virkning fra 1. Januar 2010 en ny klasse for militært personell som gis 
navnet Klasse HK416. Klassen opprettes som en ren ”premieklasse”, slik at skyttere som 
konkurrerer med HK416 ikke kan delta i mesterskap eller vinne trofeer av noen karakter. Egne 
mesterskap og trofé øremerket til denne klassen er unntatt. Reglementet for klassen skal i 
størst mulig grad tilpasses det som allerede gjelder for dagens AG3 klasse. Norges 
Skytterstyre gis fullmakt til å fastsette endelig reglement for klassen.  
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 95/2008 Tingsak: Forslag om endring av premierte serier i DFS 
 
Hele sakskomplekset ble igangsatt av Norges Skytterstyre ved vedtak i februarmøtet 2007. 
Det ble utformet et mandat til Rådgivende utvalg hvor utvalget ble gitt i oppdrag å 
gjennomgå premieringssystemet for alle stevner i DFS, unntatt trofeer og titler for 
Landsskytterstevnet. 
 
Etter at innstillingen fra Rådgivende utvalg ble mottatt drøftet styret saken i sitt 
septembermøte 2008(sak 65/2008). 
 
Administrasjonen har de senere år i hovedsak hatt henvendelser fra medlemsmassen på tre 
områder hva gjelder premiering: 

- Kostnadene med medaljer i åpne stevner er for høye slik at når dette skal dekkes inn 
av arrangementsavgiften risikerer mindre stevner, særlig i feltskyting, å få et negativt 
økonomisk resultat. 

- Bestemmelsene vedrørende premieringsmetode i baneskyting er noe diffuse. Ofte 
sees det annonsert at ”det premieres ihht Skytterboka”. Ved en slik tekst sies det 
ingenting om hvilken premieringsmetode som er valgt. Derved skal metode a) i pkt 
10.120 nyttes. Når så arrangøren velger en annen metode oppstår det diskusjoner. 

- Premieoppgjør som kommer altfor sent/er mangelfullt i forhold til bestemmelsene er 
et stadig tilbakevendende problem. 

 
I sitt møte i september 2008 ga Norges Skytterstyre administrasjonen i oppdrag å 
saksframstille eventuelle endringsforslag til Skyttertinget 2009. 
 
 
Drøfting: 
Med bakgrunn i de henvendelser og diskusjoner nevnt i strekpunkt to i saksopplysningene 
foreslår administrasjonen at det gjøres endringer i Skytterbokas pkt 10.120 
 
Pkt 10.120 Premierte serier, kl 1-5 og Veteraner 
Premiering ved åpne stevner og mesterskap.  
5-skudds premiering eksisterer ikke for klassene som ikke skyter stående serie. Denne 
premieringsmetode har overlevd klasseendringer og programendringer for klassene. 
Metoden har hatt sin motivering i at bredden lettere kan få en oppmuntring ved flere 
premierte serier. De grupperinger som dette da først og fremst skulle gjelde har ikke en slik 



ordning. Når det i tillegg oppstår misforståelser og manglende klarhet i valgt 
premieringsmetode har administrasjonen derfor kommet til den konklusjon at systemet bør 
forenkles slik at det kun nyttes en og samme metode for premierte serier i alle klasser.  Dette 
betyr at det anbefales å premiere 15 skudd sammenlagt og 10 skudd grunnlag (2 premie-
grupper) som den eneste metode. Dette vil ivareta det statistiske faktum at noen flere får 
premie enn ved samlet premiering(25 skudd), og være nyttig for breddetankegangen i DFS. 
Arrangører trenger da heller ikke å annonsere metode. Uten at vi har en sikker statistikk 
synes anbefalt metode å dominere det som velges på åpne stevner.  
 
På Landsskytterstevnet har det de senere år vært et økende problem med like resultater og 
dertil små, like premier for 5-skudder.  
Det anbefales derfor at 5-skuddspremiering tas bort også ved Landsskytterstevnet. 
Landsdelskretsene beholder sine regler som beskrevet i pkt 10.300.  
For begge disse arrangementenes del kan det nyttes/nyttes det standardpremier på 25 
skudd. 
 
Gjenstandspremiering. 
For å oppnå kvalitet/varig verdi på gjenstandspremier synes det vanskelig å oppnå dette for 
hele den delen av klassen som skal ha premie uten å nytte 25 skudd som premiemetode. 
Selv om det i alt vesentlig nyttes pengepremier bør det legges til rette for en eventuell 
gjenstandspremiering hvor det er kvalitet på premiene. 
Dersom arrangør av stevner ønsker å nytte gjenstandspremiering, til hele den 1/3 som skal 
ha premie, bør det derfor kunne aksepteres å premiere 25 skudd samlet. For å oppnå kvalitet 
på premier synes dette som den eneste brukbare løsning.  
 
Pkt 10.121. Premierte serier, rekrutteringsklassene 
Her er det ikke 5-skudds premiering. Videre er det også her administrasjonens inntrykk at det 
i hovedsak nyttes 2 premiegrupper (15 skudd og 10 skudd). For å få like regler er det derfor 
naturlig at klassene her følger seniorenes regler, med den samme begrunnelse 
 
Administrasjonen vil anbefale Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til 
vedtak for Skyttertinget 2009: 
 
 Skyttertinget inviteres til å gjøre følgende vedtak vedrørende premierte serier i DFS: 
”5-skudds premiering tas ut av DFS’ regelverk for premierte serier i hovedskytingen i 
baneskyting. Det etableres kun en premieringsmetode, 15-skudd samlet og 10 skudd 
grunnlag(2 premiegrupper). 
Dersom arrangør nytter gjenstandspremier, for hele den 1/3 som skal premieres, kan det 
nyttes en premiegruppe, 25 skudd. Norges Skyterstyre gis fullmakt til å justere regelverket i 
samsvar med dette.” 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 96/2008 Tingsak: Nye trofeer i ungdomsklassene i DFS
 
Som en del av sin innstilling anbefales det fra Rådgivende utvalg at det innføres trofeer til nr 
2 og 3 i ungdomsklassene ved LS. 
 
Saken er forelagt DFSU som i sin tur støtter Rådgivende utvalg og gir samtidig den 
anbefaling at dette innføres fom 2009 og finansieres gjennom DFSU’ budsjett.  
 
Drøfting: 
Administrasjonen sier seg enig i de vurderinger som er framkommet både i Rådgivende 
utvalg og i DFSU. 
DFSU gjorde slikt vedtak i sitt møte i september 2008: 
DFSU anbefaler Norges Skytterstyre at det fra og med 2009 innføres trofeer til andre- og 
tredjeplass ved mesterskapene i rekrutteringsklassene ved Landsskytterstevnet. Trofeene 
dekkes av DFSU og kalles DFSUs premie, og har en verdi lik halvparten av førstepremien. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende sak for 
Skyttertinget 2009: 
 
Fra og med 2009 innføres faste trofeer til nr 2 og 3 i ungdomsklassene ved 
Landsskytterstevnet. Trofeene benevnes DFSUs premie. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 97/2008 Forslag om tildeling av hedersbevisning
 
Hedersbevisning ble besluttet tildelt. Ført i B-protokoll. 

 
 
 
 

Sak 98/2008 Forslag fra DFSU om endring av sentrale kursbidrag 
 
Det er ved flere anledninger ytret ønske om at samlagene skal få en større fleksibilitet i forhold til 
kurs og utdanningsbehov. Samlag med mange rekrutteringsskyttere og skyttere i 
overgangsfaser savner et bredere bidragstilbud i forhold til aktiviteten.  
 
Tanken bak dagens ordning har vært å låse bidragene slik at samlagene også må gjennomføre 
kurs for apparatet rundt den enkelte skytteren for å kunne hente ut maksimalt samlet bidrag. 
Dette er selvfølgelig en ideell tanke å tenke så helhetlig, men vi må også legge til rette for de 
samlagene hvor apparatet er godt nok til å kunne drive en omfattende ungdomssatsning og 
oppfølging. 
 
Det er i denne sammenheng at vi savner et kurs/samlingstilbud til våre nye og unge seniorer. Vi 
må fra sentralt hold markere hvor viktig denne målgruppen er, og legge til rette for at disse blir 
fulgt opp og ivaretatt.  
 



Vi må legge til rette for at progresjon, struktur, reglement, økonomi, oppfølging, med mer gjør at 
flest mulig rekrutteringsskyttere er virksomme og aktive i miljøet over tid. Frafallet fra junior- til 
seniorklassen har mange faktorer, og er ikke en ensidig utfordring, men organisasjonen må 
sørge for å legge til rette slik at sannsynligheten for at vi beholder skyttere er til stede.  
 
Forslag til endring i kurstilbudet for sentrale kursbidrag, slik at samlagene får en større valgfrihet i 
forhold til behov. 
 
Samling for førsteårs- og nye seniorer: 
 

 Kr 3000 grunnstøtte, kr 250 pr. deltaker, kr 10 000 pr. samlag pr. år. 
 
Dette kommer i tillegg til: 
 
Kurs/samling for rekrutteringsskyttere: 
 

 Kr 3000 grunnstøtte, kr 250 pr. deltaker, kr 10 000 pr. samlag pr. år. 
 
Kurs for ungdomsledere: 
 

 Kr 3000 grunnstøtte, kr 500 pr. deltaker, kr 15 000 pr. samlag pr. år. 
 
Samling for instruktører: 
 

 Kr 3000 grunnstøtte, kr 500 pr. deltaker, kr 15 000 pr. samlag pr. år. 
 
Rapportering skjer på fastsatt skjema til Skytterkontoret. Deltakerliste og program skal være 
vedlagt rapporten. Minimumskriterier for utbetalig av bidrag vil være varighet på fire 
klokketimer og fem deltakere. Maksimalt kr 30.000 pr. samlag pr. år 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Tilbudet for sentrale kursbidrag blir endret og utvidet slik at samlagene får en større 
valgfrihet i forhold til behov: 
 
Samling for førsteårs- og nye seniorer: 
 

 Kr 3000 grunnstøtte, kr 250 pr. deltaker, kr 10 000 pr. samlag pr. år. 
  
Rapportering skjer på fastsatt skjema til Skytterkontoret. Deltakerliste og program skal være 
vedlagt rapporten. Minimumskriterier for utbetalig av bidrag vil være varighet på fire 
klokketimer og fem deltakere. Maksimalt kr 30.000 pr. samlag pr. år. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 
 



Sak 99/2008 
Tingsak: Angående NIF sitt vedtak om obligatorisk politiattest for 
tillitsvalgte som har et ansvarsforhold i forhold til barn og ungdom 

 
Styret i Norges Idrettsforbund og olympiske og paraolympiske komite (NIF) vedtok 10. Mars 
2008 at det skal kreves politiattest mot seksuelle overgrep mot barn. Dette gjelder for alle 
som skal utføre oppgaver som i vesentlig grad innebærer et tillits- eller ansvarsforhold 
overfor mindreårige. Ordningen trer i kraft 1. Januar 2009.  
 
Administrasjonen har mottatt en rekke henvendelser som tyder på et stort engasjement  om 
og eventuelt hvordan DFS skal følge opp et slikt vedtak av NIF. DFSU har sett på saken og 
anbefaler at Norges Skytterstyre følger opp NIF sitt vedtak. DFS er ikke forpliktet til å følge 
direktivet fra NIF, men styret ønsker at saken skal debatteres bredt i DFS før eventuelt vedtak 
fattes. Styret vil bringe saken inn for diskusjon på Skyttertinget 2009.   
 
Vedtak 
Sak angående oppfølging av NIF sitt vedtak om å kreve obligatorisk politiattest for 
tillitsvalgte som har et ansvarsforhold i forhold til barn og ungdom, legges fram som 
diskusjonstema på Skyttertinget 2009. Leder i DFSU, Morten Bjerknæs, innleder debatten. 

 
 
 
 

Sak 100/2008 Innføring av TV-cup/serie i Stang og felthurtigskyting 
 
Ottar Dalset, på vegne av El-Score, har i brev kommet med forslag om at det burde innføres 
en cup/serie på landsbasis i Stang/felthurtigskyting. NRK har vist interesse for et slikt 
opplegg under forutsetning av at det kan finansieres. Det er ikke lansert konkrete forslag, 
men styret ser utspillet som interessant for å øke interessen og tilbudet i disse skytingene 
 
Vedtak 

1. DFS er i prinsippet positiv til at det, som en prøveordning for 1 år, blir arrangert en 
TV-cup/serie i Stang- og felthurtigskyting. 

2. DFS engasjerer El-Score A/S  til å stille med nødvendig materiell og stå som teknisk 
arrangør. 

3. En forutsetning for prøveordningen er at det oppnås enighet om en avtale mellom 
DFS, El-Score og NRK. 

4. Administrasjonen i samråd med Presidenten, gis fullmakt til å framforhandle en 
eventuell avtale. 

 
 
 
 

Sak 101/2008 Anke på dom fra Domsutvalget
 
Styret har mottatt dom fra Domsutvalget i sak mot Erik Fjeldheim. 
 
Vedtak 
Norges Skytterstyre vedtar å bringe saken inn for Apellutvalget for prøvelse av 
Domsutvalgets reaksjonsfastsettelse. Saken overlates til DFS sin faste advokat, Sven 
Kangenhjelm, for videre behandling. Enstemmig vedtatt. 

 
 



Meldingssaker 

 
1. Referat fra Nordisk formannsmøte 
2. Evaluering av Regionalt Seminar sør/vestlandet 
3. Prinsipielle spørsmål i forbindelse med utarbeidelse av nye 

doping/straffebestemmelser 
4. Budsjettsituasjon for offentlige midler pr. 30/11. 
5. Brev fra Erik Fjeldheim 
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Sak 01/2009 
LS 2012. Møte med Voss skytterlag, Voss kommune og Hordaland 
fylkeskommune 

 
Norges Skytterstyre hadde møte med Voss skytterlag, Voss kommune og Hordaland 
fylkeskommune angående planlegging og framdrift i forberedelsene til LS 2012. 
Skytterstyret fikk positive og gode rapporteringer om framdriften i planleggingsprosessen. 
Administrasjonen pålegges å følge opp videre planlegging med snarlige møter med 
involverte parter.    
 
 

 
 

Sak 02/2009 Tingsak: Forslag om offisielt NM og landsdelskretsstevne på 15 meter
 
Både Vestfold skyttersamlag og Akershus skyttersamlag foreslår at det skal innføres offisielle 
Landsdelskretsstevner på 15 meter. Vestfold viser i sitt forslag til at de har støtte fra 
Drammen, Ringerike, Hallingdal og Numedal skyttersamlag. Gjennom Vestfold skyttersamlag 
har også skytterlagene, Andebu, Sandar og Sandefjord, og Sem skytterlag foreslått innføring 
av et eget NM på 15 meter med disse skytterlagene som arrangør av NM i 2011. 
 
Vestfold skyttersamlag foreslår i forbindelse med innføring av landsdelskretsmesterskap at 
det skal innføres et eget mesterskapsprogram med finale til slutt i alle klasser. Dette støttes 
av Akershus, uten at de lanserer noe konkret forslag om finaler. Vestfold skyttersamlag 
foreslår videre at stevnet skal arrangeres medio/ultimo januar. Akershus skyttersamlag 
foreslår ikke noe konkret tidspunkt for dette mesterskapet, men antyder at det bør skje i 
løpet av senhøsten. 
 
Vestfold skyttersamlag begrunner ikke søknaden sin på annen måte enn at det har blitt 
tradisjon i flere landsdelskretser å arrangere slike uoffisielle mesterskap. De ønsker derfor å 
heve statusen med offisielle mesterskap. Akershus skyttersamlag på sin side mener at 
innføring av landsdelskretsstevner vil bidra til å øke rekrutteringen til DFS generelt. 



 
Administrasjonens drøfting:   
15-meterskytingen har i flere tiår vært den viktigste rekrutteringsarenaen i DFS. Den store 
interessen for 15-meterskyting medførte at man i 1984 vedtok innføring av 
samlagsmesterskap på 15 meter for å øke statusen og gi et stevnetilbud i samlagene.  
 
Det er innendørs på 15 meter at de aller fleste skyttere gjør sitt første møte med DFS 
gjennom eksempelvis skyteskole eller andre tilbud i skytterlaget. Skyting på 15 meter har 
først og fremst blitt sett på som en rekrutteringsarena for klargjøring til DFS sine 
hoveddisipliner som foregår ute gjennom feltskyting og baneskyting.       
 
Opp gjennom 1990-tallet økte imidlertid opplutningen om 15-meterstevnene. Skytterstyret 
fant det da nødvendig å klargjøre at denne disiplinen ikke måtte gå på bekostning av 
kjerneaktiviteten feltskyting i vinterhalvåret. Skyttersamlagene ble således oppfordret til å 
begrense sesongen til perioden oktober til januar gjennom terminlistearbeidet. Dette var 
fordi man så at antallet feltskyttere gikk nedover, og at dette var bekymringsverdig i forhold 
til denne disiplinens avgjørende betydning for oppnåelse av formålsparagrafen. 
 
De siste årene, spesielt etter innføring av elektroniske skiver også på 15 meter, har det blitt 
enda større oppslutning om innendørsaktiviteten. Dette er særdeles gledelig med tanke på 
rekrutteringen i DFS. Dette er etter administrasjonens mening den disiplin som fungerer 
best i DFS akkurat nå. I så måte er det ikke behov for ytterligere stimuleringstiltak eller 
statusheving med mesterskap på høyere nivå. 
 
Administrasjonen er enig i at et stevnetilbud med landsdelkretsstevner og eget NM vil gi økt 
status for innendørsskytingen, spesielt for eliten i DFS som får flere titler å konkurrere om. 
Stevnene vil også bli store med mange deltakere. Dette gjelder NM og i de landsdelskretser 
hvor reiseavstanden fra ytterpunktene ikke er så store og hvor befolkningstettheten er størst. 
Administrasjonen mener imidlertid at en innføring av slike mesterskap ikke vil bidra til større 
aktivitet og rekruttering til DFS generelt.  
 
En begrunnelse for administrasjonens standpunkt er at stevnetilbudet på 15 meter er meget 
godt som det er i dag. Det arrangeres også større stevner som eksempelvis Oslo Open som 
ivaretar eliteskytternes interesser om mer prestisje på 15 meter. Slike stevner vil det helt 
sikkert komme flere av regionalt, med høy prestisje, uten at DFS sentralt tilrettelegger eller 
bruker ressurser på dette.    
 
En annen innfallsvinkel er at prestisjen på NM og landsdelskretsstevner blir så stor at det i sin 
tur går ut over feltskytingen. Det kan gjøre at flere velger å ta pause fra skytingen i 
feltsesongen fordi de kun konsentrerer seg om innendørsskytingen og banesesongen. I 
forhold til formålsparagrafen mener administrasjonen at dette vil være uheldig. Vi må 
således ikke stimulere til aktivitetsformer som gjør at feltskytingen kan svekkes ytterligere. 
 
Praktisk vil det også være en utfordring med tidspunktene for disse mesterskapene, uten at 
det influerer på feltsesongen. Her er det store regionale forskjeller. I Nord-Norge og Midt-
Norge strekker 15-metersesongen seg til februar, mens man i de sørlige landsdelskretser 
slutter innendørsesongen tidligere til fordel for feltsesongen. Et stort stevnetilbud internt i 
samlagene blir sett på som gledelig for aktiviteten, men vil her få  konkurrenter ved at det 
også skal arrangeres landsdelskretsmesterskap og NM.   
Ved eventuell innføring av NM og landsdelskretsmesterskap med høynet prestisje, vil flere 
hevde at det vil være naturlig med finaleskyting som i forslaget fra Vestfold. Dette vil 
imidlertid ha praktiske og økonomiske konsekvenser for deltakerne som må være igjen til 
finaleavviklingen, og dette er da også bakgrunnen for at det ikke er finaler på 



samlagsmesterskapet. Innføring av finaler vil uansett program være tidskrevende, og mulig 
medføre at stevnet må gå over lengre periode enn en helg. Uten finaler vil stevnet på den 
annen side bli mindre interessant for media, da det er vanskelig å vite når vinnerne er 
”innom” stevnet. Uansett hva man her måtte velge, mener administrasjonen at dette vil 
skape en unødig og følelsesmessig debatt som ikke gagner skyttersporten.     
 
Det siste argumentet mot en innføring av NM og landsdelskretsstevner er økonomi. Skal 
man fra sentralt nivå bruke de samme ressurser på dette landsdelskretsmesterskapet som i 
baneskyting og feltskyting, vil det bli økte kostnader. Premier og medaljer på eksempelvis 
landsdelkretsstevnene i feltskyting utgjør i dag ca. 100 000 kroner. Dette er midler som 
enten må frigjøres fra sentralt nivå eller i landsdelskretsene, og vil derfor gå på bekostning av 
andre tiltak. Et eget NM vil også generere kostnader fra organisasjonen sentralt når det 
gjelder premier, og mulig også andre administrative kostnader. 
 
Administrasjonen konkluderer med bakgrunn i ovenstående at det ikke bør innføres egne 
landsdelskretsmesterskap eller NM på 15 meter 
 
Administrasjonen foreslår at Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2009 til å gjøre 
følgende vedtak: 
 
Det innføres ikke eget NM eller landsdelskretsstevner på 15 meter som offisielle mesterskap i 
DFS. 
 
Alternative forslag: 
Hans O. Kveli framsatte følgende 2 forslag: 
 

1. Fra og med innendørssesongen 2009/2010 gis muligheter for arrangement av 
landsdelskretsmesterskap på 15 meter innendørs etter eget valg i landsdelskretsene 
og med egen økonomi. Det innføres ikke offisielle mesterskapsmedaljer eller premier 
fra sentralt nivå.   

2. Forslaget fra Vestfold skyttersamlag om å innføre NM på 15 meter utsettes i 2 år. 
 

 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2009 til å fatte følgende vedtak: 

1. Administrasjonens innstilling angående landsdelskretsstevner på 15 meter vedtas 
med 5 mot 3 stemmer. Styrets flertall representantene Undseth, Tvinnereim, 
Kornbrekke, Ivarrud og Brovold stemte for administrasjonens innstilling, mens styrets 
mindretall med representantene Kveli, Hofstad og Bjerknæs stemte for Kveli sitt 
forslag. 
 

2. Administrasjonens innstilling angående eget NM på 15 meter vedtatt med 5 mot 3 
stemmer. Styrets flertall med representantene Undseth, Tvinnereim, Hofstad, Ivarrud 
og Brovold stemte for administrasjonens innstilling, mens styrets mindretall med 
representantene Kveli, Kornbrekke og Bjerknæs stemte for Kveli sitt forslag.  

 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 03/2009 Tingsak: Tidspunkt for klassesetting
 
Namdal og Agder skyttersamlag legger fram forslag til Skyttertinget om at tidspunkt for 
klassesetting endres fra 1/1 til 1/11. Forslagene er vedlagt. I 2006 la Nord-Østerdal fram 
tilsvarende forslag(sak 20/2006), mens Namdal fremmet denne saken i sak 26/2008. 
 
Drøfting: 
Administrasjonen ser ikke at det er kommet nye, vesentlige endrede argumenter inn i saken. 
 
Administrasjonen vil nå, som i 2006, si at det kan ses å være enkelte fordeler med at 
klassesettingen skal gjelde fra før innendørssesongen starter. Særlig for de som går opp i 
klasser med høyere stillinger og ønsker å bruke hele innendørssesongen til å trene på ny 
stilling i konkurranser. Siden den gang er det imidlertid åpnet for at juniorer på individuell 
basis kan skyte i høyere klasse når som helst i året, slik at dette moment faller bort for 
juniorklassens vedkommende.  
 
Administrasjonen får også av og til henvendelser fra skyttere som ønsker å endre klasse før 
innendørssesongen. Det er et argument at karuseller som går fra før årsskiftet over i nytt år 
blir problematiske når flere skyttere skifter klasser midt i karusellen. Dette kan løses lokalt 
med spesielle bestemmelser for karuseller. For de mange lag og samlag som ikke har slike 
arrangementer innendørs blir det noe spesielt å skulle stresse ferdig klassesettingen uten 
god grunn og attpåtil ikke få den korrekt pga sent innsendte resultater.Klassesetting ved 
årsskiftet har fungert tilfredsstillende, og kalenderåret har slik sett vært et naturlig skille foran 
feltsesongen. Skytterlagene har også hatt god tid til å informere sine skyttere om ny 
klassesetting foran nytt skytterår. Sen innrapportering av resultat fra stevner gjør også at 
”slakken” fram til årsskiftet har vist seg å være nødvendig. Det er grunn til å anta at det blir 
flere som begynner i feil klasse på innendørsstevnene når skytterlagene ikke har gjort unna 
arbeidet med å klassesette sine skyttere. Vanlig praksis er at slike lister gjøres klare i 
forbindelse med årsmøte som i mange skytterlag først blir avholdt sent i november.  
Organisasjonen sliter i dag med at mange ikke følger opp nåværende frist på 30 dager, og 
senest høsten 2005 ble det sendt rundskriv for å få stevnearrangører til å respektere 30-
dagersfristen for utsending av resultatlister og premieoppgjør. Det har fra administrasjonens 
side vært tanker om å se på løsninger for et sentralt resultatbaseprogram, hvor alle resultater 
fra et hvert stevne i Norge ble lagt inn. Med et slikt system kunne alle skyttere fulgt med på 
sine klassesettingspoengsummer fortløpende. Dette er et stort prosjekt, som sannsynligvis 
vil være mulig å gjennomføre i løpet av noen år. Før dette skjer ser ikke administrasjonen 
noe spesielt forbedringspotensiale i en framskynding av tidspunkt for klassesetting. 
Administrasjonen konkluderer derfor med at den ikke finner tiden moden til å anbefale 
Norges Skytterstyre å gå inn for Namdal og Agder sine forslag. 
 
En prinsipiell merknad fra administrasjonen er i tillegg at aktivitet på 15m ikke bør få slik 
oppmerksomhet at lag/samlag, som ikke fokuserer slik, skal styres inn i et stressarbeid for 
klassesettingen for felt og bane. Dette bør det finnes lokale løsninger på. 
 
Administrasjonens anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2009: 
 
Dagens regelverk for klassesettingsåret og frist for innsendelse av resultatlister og 
premieoppgjør etter stevner opprettholdes.  
 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2009 til å fatte følgende vedtak:  
Administrasjonens forslag vedtas. 



 

Sak 04/2009 
Tingsak: Forslag om å kunne innkreve arrangementsavgift ved  
     forhåndspåmelding og manglende frammøte 

 
Saken er relativt identisk med forslaget i 2006. Det ble den gang ikke behandlet som tingsak. 
 
Vårt regelverk inneholder noen generelle bestemmelser vedrørende arrangementsavgift og 
premieinnskudd på stevner. Ovennevnte problemstilling er beskrevet i pkt 10.115 slik at 
forslaget må oppfattes som et forslag om endring av regelverket. 
Samlagene fastsetter satser for sine lags åpne stevner. Skytterboka 10.110 (spes 10.116). 
Situasjonen i dag er som i 2006 dvs at påmelding til åpne stevner fortsatt er ”optimistisk” 
med den følge at skyttere som er påmeldt uteblir.  
Det som fortsatt skjer er at enkelte arrangører hevder å miste deltakelse når stevnet er 
fullbooket og så ikke blir tilfelle ved uteblivelse.   
 
Det har ikke framkommet noen nye momenter av betydning i saken, bortsett fra at Hedmark 
forutsetter i sitt forslag at krav må kunne stilles dersom påmelder kan spores. 
 
Drøftingen nedenfor er for administrasjonen den samme som i 2006. 
Drøfting: 
Forhold hos arrangøren: Ved stor påmelding kan arrangøren bli nødt til å avvise skyttere eller 
henvise til å møte opp og skyte på eventuelle ledige plasser. Dette kan i gitte tilfeller føre til 
tapt inntekt ved stevne ved at skyttere ikke tar sjansen på at ledig plass blir tilgjengelig. På 
denne bakgrunn er det forståelig av det registreres en viss irritasjon hos arrangører. De fleste 
har dog bare latt saken ligge. Det blir tross alt en del adm. med utskriving av enkeltgiroer.  
 
Situasjonen for deltakere: Forhåndspåmelding på nettet brukes av mange 
skyttere/skytterlag. Ofte er det en person som ”ordner” med påmelding for en gruppe av 
skyttere. Nettopp dette gjør det fortsatt betenkelig å skulle kreve arrangementsavgift 
etterbetalt idet påmelding meget vel kan skje uten en presis bekreftelse fra den enkelte, i en 
slik kollektiv påmelding. 
Viten om at et slikt krav legalt eksisterer, dersom det skulle knesettes, vil etter alt å dømme 
redusere deltakelse, idet skytterne rimeligvis ville bli mer forsiktige med forhåndspåmelding. 
Ønsker vi en slik effekt? 
 
Det er administrasjonens oppfatning at muligheten for nettpåmelding har vært et godt 
bidrag til økt aktivitet blant skytterne. Planlegging og sikkerhet for forbruk av tid en helg er 
blitt vesentlig bedre, noe som gjør deltakelse mer akseptabel og forutsigbar for de som har 
familier som ikke er med. 
 
En vanskeliggjøring av dette bør derfor DFS ikke vurdere. Trolig vil en innskjerpning av en 
slik art generelt redusere deltakelse og være mindre inntektsbringende enn nå for arr. 
 
All den tid dette er et konfliktområde, mellom skytterlag eller skytterlag og personer, kan det 
synes nødvendig at det skrives mer om dette i våre informasjonskanaler og jevnlig tas opp 
som tema i organisasjonen. 
 
Hedmark sitt poeng med sporbarhet synes bare å problematisere saken ytterligere. 
 
Arrangører kan selv avhjelpe dette ved å ha påmelding/avmelding åpen nærmere opp til 
stevnet enn hva som har vært vanlig så langt. Avmelding på telefon/SMS bør også 
organiseres. 
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2009: 
 
Dagens regelverk i Skytterbokas punkt 10.115 opprettholdes. 
 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2009 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 05/2009 Tingsak: Forslag om resolusjon fra Skyttertinget vedrørende moms
 
Til ombudsmøtet i Sogn Ytre skyttarsamlag var det kommet følgende forslag: 
 
”Forslag om resolusjon – tingsak. Framlegg frå Oppedal/Brekke skyttarlag: 
 
Frivillige, samfunnsnyttige lag og organisasjonar skal få refusjon for innbetalt moms.  Det må 
bli slutt på at staten utnyttar frivillig arbeid med moms og avgifter. 
 
Vedtak: Ombodsmøtet stiller seg einstemmig bak framlegget.” 
 
Kulturmomsutvalget 
Det ble ved Kgl resolusjon 01.12.2006 nedsatt et såkalt Kulturmomsutvalg. Utvalget har 
bestått av 10 medlemmer, noen med bred erfaring fra norsk kulturliv, andre var 
representanter fra regjering, skatteetaten og andre offentlige instanser.  I tillegg var det en 
representant fra advokatfirmaet BA-HR.  Idretten var representert ved daværende president i 
NIF/NOK, Karl-Arne Johannessen.  Han ble etter eget ønske løst fra vervet 26.03.07 og 
erstattet av Christian Anker-Rasch (president i Norges Golfforbund).  Etter eget ønske ble 
også han løst fra vervet 04.07.07 og erstattet av Børre Rognlien (andre visepresident i 
NIF/NOK). 
Utvalget ble ledet av professor Arild Hervik, Høgskolen i Molde. 
 
Kulturmomsutvalgets oppdrag var å gjennomgå merverdiavgiftsregelverket på kultur- og 
idrettsområdet, herunder frivillig sektor med sikte på å utvide avgiftsgrunnlaget og legge til 
rette for et mer oversiktelig og helhetlig regelverk som gir mindre byråkrati og lavere 
administrative kostnader. 
 
Utvalget hadde følgende klare begrensning i sitt mandat: 

• Utvalget skal ikke ta stilling til støttenivået på statens økonomiske bidrag til frivillig 
sektor, herunder ordninger som innebærer indirekte støtte gjennom skatte- og 
avgiftssystemet.  Med andre ord lå det ikke innenfor utvalgets mandat å diskutere 
eventuell null-sats for frivillige organisasjoner. 

 
Organisasjonen ”Frivillighet Norge ” og Norges Idrettsforbund gikk inn i utvalget med 
politiske signaler om at dette var stedet der man skulle ”utrede muligheten for en varig 
ordning for moms-kompensasjon for frivillige organisasjoner”. (Sitat fra ”Plattform for 
regjeringssamarbeid mellom AP, SV og SP 2005-2009 ” Soria Moria erklæringen). Disse 
organisasjoners primære standpunkt er at frivillige, ikke-fortjenestebaserte aktører ikke skal 
sitte igjen med merverdiavgift på innkjøp av varer og tjenester.  Arbeidet i utvalget har 
imidlertid vist at både utvalgets majoritet og oppdragsgiveren, Finansdepartementet, har 
foretatt ovennevnte begrensning i mandatet.   



 
Et annet av utvalgets medlemmer (Turid Hundstad fra KKD) tar til etterretning at det ligger 
utenfor utvalgets mandat å vurdere kompensasjon for merverdiavgift for hele frivillig sektor.  
Hun viser videre til at regjeringen har uttrykt at den skal behandle spørsmålet om 
merverdiavgift og frivillig sektor etter at utvalgets utredning er lagt fram og mener at disse 
spørsmålene er naturlig å ta opp i den sammenheng. 
 
Etter å ha vurdert alternative modeller så var det et enstemmig utvalg som anbefalte den 
såkalte ”breddemodellen”.  Denne går i korthet ut på at langt flere inntekter (eks 
inngangspenger til teater og museum, vederlag for bruk av treningssentre, deltakeravgift på 
idrettsarrangementer) blir mva-pliktig.  Motstykket til dette blir at inngående merverdiavgift 
kan fradragsføres fullt ut. 
 
Det var flere særmerknader til innstillingen.  Representantene fra Frivillighet Norge og NIF 
viste til organisasjonenes prinsipale krav om null-sats for frivillig sektor, og understrekte at de 
subsidiært sluttet seg til utvalgets anbefaling. 
 
Kulturmomsutvalgets innstilling ble levert Finansdepartementet 26.02.2008, og er nå lagt ut 
til høring. 
 
Drøfting: 
Administrasjonen ser likhet i forslaget fra Sogn Ytre skyttarsamlag og kravet fra Frivillighet 
Norge og NIF om null-sats for frivillig sektor.  Administrasjonen mener at også DFS bør stille 
seg bak dette kravet. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2009 til å fatte følgende vedtak om opprop 
til Stortinget: 
 
Det frivillige Skyttervesen med sine 860 skytterlag slutter seg til kravet fra Frivillighet Norge 
og Norges Idrettsforbund om null-sats for frivillig sektor når det gjelder skatt og 
merverdiavgift 
 

 
 
 
 

Sak 06/2009 
Søknad om dispensasjon fra klassesetting ved bruk av forbudte 
medisiner 

 
Ove Haugland, Åsane/Hordvik skytterlag, har søkt om en løsning til fortsatt å skyte i DFS, selv 
om han benytter medisin i form av Betablokk. Han skyter i klasse 4, og er inneforstått med at 
reglementet ikke gir anledning til å skyte i denne klassen med bruk av Betablokk. 
 
Administrasjonens drøfting: 
Denne saken kan sammenlignes med den sak som omhandlet Leif Arne Grytten i 
skytterstyrets desembermøte, sak 91. I sak 75/2007 fikk Grytten dispensasjon til å skyte i 
klasse V55 selv om han ikke hadde nådd alder for klassen. Som Grytten er Haugland for god 
til å få skyte i klasse 2, og for ung til å skyte i klasse V55. 
 
Med den prinsippavgjørelse som er tatt i saken til Grytten, mener administrasjonen det er 
vanskelig å gjøre annet vedtak enn hva som ble gjort i Grytten-saken slik saken står per dags 
dato. Administrasjonen ser imidlertid etter de reaksjoner som Grytten-vedtaket har medført, 
spesielt fra Sunnmør skyttersamlag, at man på lengre sikt må søke mer permanente 



unntaksordninger hvis de som benytter midler på DFS sin dopingliste skal få et tilbud til å 
skyte konkurranser. Dette er komplisert, men administrasjonen vet at det med det nye 
dopingreglement gjeldende fra 2010 vil komme flere tilfeller enn i dag når også alle bruk av 
diuretica blir forbudt. 
 
I forbindelse med utarbeidelse av nytt straffereglement anbefaler administrasjonen at man 
søker en løsning som gir unntaksordninger uten at man trenger å behandle hver enkelt 
søknad. Administrasjonen har drøftet ulike løsningsmodeller, og vil i styremøte drøfte disse 
med styret som forberedelse til ytterligere arbeid med doping-og straffebestemmelsene.  
 
Administrasjonen vil imidlertid fastholde at man har samme prinsipielle holdning og 
argumentasjon denne gang, som i Grytten-saken, om at slik dispensasjon ikke bør gis. På 
bakgrunn av vedtaket i sak 91 mener administrasjonen likevel at det blir galt å gjøre forskjell 
på Grytten og Haugland, og foreslår derfor å la Haugland skyte i klasse V55 med de samme 
betingelser som blir gitt til Grytten. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Ove Haugland, Åsane & Hordvik skyttarlag, gis dispensasjon til å skyte i klasse V55 fra 
sesongen 2009 med følgende begrensninger: 

1. Skytteren kan kun delta på hovedskyting i baneskyting og feltskyting. På 
innendørsskyting kan skytteren ikke oppnå mesterskapsmedaljer. 

2. Skytteren kan ikke delta i konkurranser med lagskytinger. 
3. Dispensasjonen gitt til Leif Arne Grytten i sak 75/2007 og opprettholdt i sak 91/2008 

justeres tilsvarende. 
 
En prinsipiell vurdering av dispensasjoner ved bruk av foreskrevne forbudte legemidler skal 
legges fram for Skyttertinget 2009.  
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 07/2009 Forslag om endring av tid og sted for Skyttertinget
 
Fra Namdal skyttersamlag er det kommet forslag om endring av tid og sted for Skyttertinget.  
Forslaget grunngis med at dagens ordning gir en stor arbeidsmessig belastning for 
administrasjonen samt at man ved å flytte Skyttertinget ut fra LS vil få større fokus på de 
forhandlingene som foregår på tinget.  Det argumenteres videre med at dagens ordning 
utgjør et stort økonomisk utlegg for organisasjonen, og forslagsstilleren mener at avholdelse 
av Skyttertinget ved en sentral flyplass vil gi et rimeligere Skytterting.  Forslagsstilleren har 
ikke tatt stilling til om Skyttertinget skal avholdes hvert år eller hvert andre år. 
 
Namdal skyttersamlag foreslår konkret at Skyttertinget flyttes til første halvdel av mars 
måned. Saken var sist oppe til behandling i organisasjonen i forbindelse med Skyttertinget i 
2005. Den gang ble det vedtatt med 43 stemmer mot 13 stemmer å beholde Skyttertinget 
under Landsskytterstevnet. Det ble der også vedtatt med 35 mot 21 stemmer å beholde 
ordningen med ettårig Skytterting istedenfor toårige tingperioder. 
 
 



Administrasjonens drøfting: 
Generelt 
At man kan avholde et rimeligere Skytterting ved å flytte det bort fra Landsskytterstevnet er 
ganske sannsynlig.  Å avholde et Skytterting som for eksempel starter lørdag morgen og er 
ferdig senest søndag ettermiddag vil representere en rimeligere løsning enn å avholde 
Skyttertinget slik det gjøres i dag.  Det er også grunn til å anta at fokuset på forhandlingene 
vil bli større ved en slik løsning.  Til slutt vil det være mulig for at flere fra administrasjonen 
kan være til stede under tingforhandlingene. 
 
Tidspunktet for Skyttertinget 
Å avholde Skyttertinget i første halvdel av mars måned som forslagsstilleren ønsker, mener 
administrasjonen er uheldig. Man er i avslutningen av en hektisk feltsesong med store 
mesterskaper på samlags- og landsdelskretsnivå.  Noen har sågar begynt å forberede 
banesesongen. 
 
Administrasjonen er av den mening at om Skyttertinget skal flyttes i tid så må tidspunktet 
være til siste halvdel av oktober.  Denne perioden har minimal aktivitet.  De fleste er ferdig 
med høstferie og elgjakt.  Flyttingen vil imidlertid resultere i noen endringer i 
forhandlingene.  Enda flere endringer må foretas dersom Skyttertinget i tillegg skal avholdes 
andrehvert år. 
 
Administrasjonen vil nedenfor gjøre en vurdering av praktiske forhold som må avklares om 
man enten velger årlige Skytterting eller toårig syklus mellom Skyttertinget. 
 
Skytterting hvert år 
Dette er bekvemmelig med tanke på at det er en relativt kort tidsakse mellom saker som skal 
vedtas og selve vedtaket og iverksettelsen av vedtaket. DFS har også hatt lang tradisjon med 
å ha årlige Skytterting. Behovet for årlige Skytterting bør også vurderes i forhold til de 
fullmakter Skytterstyret har i forhold til Skyttertinget. På Skyttertinget i 2008 ble det på 
mange områder tydeligere klargjort myndighetsforhold mellom Skyttertinget og 
Skytterstyret. Hvis man velger årlige Skytterting på høsten må nedenstående forhold 
klargjøres. 
 
Behandling av årsregnskap med årsberetning: 
Regnskapsloven krever at årsregnskap og årsberetning skal fastsettes innen 6 måneder etter 
regnskapsårets slutt (regnskapsloven § 3-1 nr 2).  Når vi i dag aksepterer å gli inn i den 
syvende måneden før årsregnskapet med årsberetning fastsettes av Skyttertinget så har 
dette sammenheng med at vi makter å holde den absolutt siste fristen for innsending av 
årsregnskapet til regnskapsregisteret i Brønnøysund så lenge at Skyttertingets forhandlinger 
starter senest 30.07.  Denne absolutt siste fristen for innsending til regnskapsregisteret er 
satt til 1. august hvert år.  Dersom Skyttertingets forhandlinger starter senere beveger vi oss 
over den absolutt siste frist for innsending av årsregnskapet.  Med dagens sammenknytting 
av Skytterting og Landsskytterstevne vil dette med klare ord bety at Landsskytterstevnet ikke 
kan arrangeres senere enn at Skyttertingets forhandlinger kan starte 30.07. 
 
Behandling av årsregnskapet med årsberetning innen fastsatte frister kan løses på følgende 
måte: 
Skyttertinget velger et kontrollutvalg på 3 personer som fastsetter årsregnskapet på vegne 
av seg.  Norges Skytterstyre legger fram årsregnskap med årsberetning til kontrollutvalget 
innen 1. mai hvert år.  Kontrollutvalget fastsetter dette, og årsregnskapet med årsberetning 
samt kontrollutvalgets beretning tas inn i sakspapirene til Skyttertinget.  Skyttertinget tar så 
det fremlagte årsregnskap med årsberetning og kontrollutvalgets beretning til etterretning. 
 



Behandling av budsjettsøknad offentlige midler/behandling av budsjett private midler:
Budsjettsøknad offentlige midler representerer ingen problemer.  Norges Skytterstyre får 
fullmakt til å foreta fordeling på den enkelte post når tildelingen er vedtatt av Stortinget. 
 
Behandling av budsjett private midler er heller ikke i utgangspunktet noe problem.  Det ville 
imidlertid vært en fordel om Norges Skytterstyre kunne ha fullmakt til selv å fastsette dette 
budsjettet, gjerne etter retningslinjer/rammebetingelser for bruk av så vel egenkapital med 
restriksjoner som bruk av fri egenkapital.  Dette vil gi en bedre samordning av de 
tilgjengelige økonomiske ressursene.  Budsjettet for private midler kan fastsettes samtidig 
med budsjettet for offentlige midler i Norges Skytterstyres møte i desember.  På denne 
måten ville Norges Skytterstyre ha en bedre mulighet til å bruke ressursene der det er 
nødvendig uten å være bundet av et skyttertingsvedtatt budsjett som baserer seg på forslag 
som er utarbeidet av administrasjonen opp til 9 måneder før det skal tas i bruk. 
 
Frister i forbindelse med klargjøring til Skyttertinget 
Hvis Skyttertinget flyttes til oktober/november er det gode grunner til at dagens tidsfrister i 
forberedelsene til Skyttertinget kan flyttes noe ut i tid. Administrasjonen mener imidlertid at 
selv om Skyttertinget flyttes ca. 3 måneder senere, så kan likevel ikke fristene til forberedelser 
flyttes mer enn 1 måned senere. Det vil være administrativt og praktisk uheldig å foreta 
saksbehandling i sommermånedene, hvor fokus til administrasjonen og styret er på 
avholdelse av Landsskytterstevnet.        
 
Tidsakse for frister med Skyttertinget ultimo oktober: 
 

Dato Handling 
1. mars Frist til å sende inn forslag til Skyttertinget
1. mai Kontrollutvalgets frist for fastsettelse av årsregnskap med årsberetning
1. juni Valgkomiteens frist
15. juni Frist for utsending av Skyttertingspapirer
Ultimo okt Skyttertinget 

 
Skytterting andrehvert år 
Det er utbredt praksis i sammenlignbare organisasjoner som eksempelvis idretten at 
tingperiodene er 2 år eller lengre, opp til 4 år. Administrasjonen ser at med utvidede 
fullmakter til Skytterstyret, så kunne Skyttertinget godt vært avholdt annethvert år. 
Økonomisk ville dette også vært ytterligere besparende.  
 
I noen tilfelle hadde det imidlertid blitt lengre behandlingstid for saker. Eksempel på sak 
med lengre behandlingstid ville vært valg av landsskytterstevnearrangør.  I dag er 
søknadsfristen 4 år før arrangementsåret. Dette måtte blitt løst gjennom at søknadsfristen 
hadde økt med ett år for halvparten av arrangørene ved at man hadde vedtatt to LS-
arrangører for hvert Skytterting. Alternativt måtte Skytterstyret hadde fått denne fullmakten.  
 
Årsregnskapet mv: 
Dette er allerede løst gjennom et kontrollutvalg for ettårig periode.  At Skyttertinget får seg 
forelagt to årsregnskaper som er fastsatt av dette utvalget er problemløst.  Dette foregår i 
mange organisasjoner som har sitt ting sjeldnere enn hvert år. 
 
Budsjettsøknad offentlige midler: 
Dette kan løses på to måter.  Enten kan Norges Skytterstyre få fullmakt til å fastsette denne 
budsjettsøknaden i de årene det ikke avholdes Skytterting, eller så fastsetter Skyttertinget 
denne søknaden for to år om gangen.  Den siste er kanskje den beste. 
 



Budsjett/budsjettfullmakt private midler:
Et skytterting hvert andre år vil aktualisere bruk av fullmakt til Norges Skytterstyre.  At Norges 
Skytterstyre innenfor gitte rammer gis fullmakt til å fastsette årlig budsjett for private midler 
er klart bedre enn at Skyttertinget skal fastsette et budsjett for private midler for to år om 
gangen.  Ovenfor er det nevnt at det kan være vanskelig å forholde seg til et 
skyttertingsvedtatt budsjett som er utarbeidet opp til 9 måneder før det skal tas i bruk.  
Situasjonen blir straks verre når man må legge ett år i tillegg til de ni månedene. 
 
Valg: 
Dagens ordning med 3-årig valgperiode må fjernes med toårige tingperioder.  Alle sentralt 
oppnevnte tillitsmenn velges for 2 år.  Administrasjonen ser ingen fare for at det kan oppstå 
mangel på kontinuitet.  På den andre siden har Skyttertinget mulighet for å kaste hele 
Norges Skytterstyre, DFSU og andre sentralt oppnevnte utvalg og komiteer dersom tinget 
mener dette er på sin plass. 
 
Bortsett fra at kontrollutvalget må møtes hvert år innen fristen som er satt i tidsaksen, så vil 
de øvrige handlingene i tidsaksen skje hvert andre år. 
 
Sammenfatning av administrasjonens syn 
Administrasjonen ser positivt på en flytting av Skyttertinget fra landsskytterstevnet.  
Imidlertid mener administrasjonen at Skyttertinget bør legges til høsten, og ikke om våren 
som er forslagsstillens ønske. Administrasjonen vil i denne omgang anbefale at Skyttertinget 
flyttes til høsten, og at det inntil videre avholdes hvert år. Administrasjonen ser godt for seg 
toårige tingperioder i framtida, men mener det er å anbefale å ta ett skritt av gangen. Hvis 
man først innfører årlige skytterting, slipper man blant annet i denne omgang å ta stilling til 
endrede valgperioder. 
 
Ordningen vil sannsynligvis medføre innsparte kostnader i oppholdsutgiftene til 
skyttertingsrepresentantene.  Administrasjonen vil anbefale at Skyttertinget innordner seg 
en turnus som svarer til landsskytterstevneturnusen (LS 2011 i Bodø, Skyttertinget 2010 i 
Bodø).  Skyttertinget samles på/ved en sentral flyplass.     
 
For at ordningen skal kunne gjøres gjeldende fra og med 2010, må Skyttertinget 2009 velge 
et kontrollutvalg som må fastsette årsregnskapet med årsberetning innen den fristen som 
regnskapsloven har fastsatt.  Kontrollutvalgets instruks må vedtas av Skyttertinget 2009. 
Valgkomiteen må få beskjed om å finne 3 kandidater til kontrollutvalget samt 1 
vararepresentant til samme utvalg. 
 
I stedet for at Skyttertinget vedtar budsjett for private midler for det forestående år gis 
Norges Skytterstyre fullmakt til å fastsette dette budsjettet.  Budsjettet skal fastsettes i 
samme møte som budsjettet for offentlige midler fastsettes.  Budsjettet skal være realistisk 
og ikke vise underskudd med mindre underskuddet enten kan dekkes opp av egenkapital 
med restriksjoner eller av den delen av organisasjonens fri egenkapital som overstiger 10 
mill kroner.  Dette beløpet kan kun endres av Skyttertinget, eventuelt kontrollutvalget 
dersom en ekstraordinær situasjon oppstår. 
 
Med forbehold om at vår engasjerte revisor ikke har kommentarer vil administrasjonen 
fremme forslag til instruks for kontrollutvalget i den nedenforstående vedtaksteksten: 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å innby Skyttertinget 2009 til å fatte 
følgende vedtak: 
 
Fra og med 2010 løsrives Skyttertinget fra Landskytterstevnet. Skyttertinget avholdes hvert 



år. Skyttertinget avholdes i turnus mellom landsdelene. 
 
For å etterkomme regnskapslovens bestemmelser om fristen for fastsettelse av årsregnskap 
med årsberetning velger Skyttertinget 2009 et kontrollutvalg på 3 personer med 1 
vararepresentant.  Instruksen vil være som følger: 
 
Kontrollutvalget i Det frivillige skyttervesen består av 3 personer med en vararepresentant 
og skal velges av Skyttertinget etter forslag fra valgkomiteen.  Funksjonstiden for 
kontrollutvalget er 3 år. 
 
Kontrollutvalget skal påse at regnskapsførselen i DFS’ sentrale ledd er pålitelig og at dets 
årsregnskap gir et korrekt uttrykk for organisasjonens drift og finansielle stilling.  
Kontrollutvalget skal ved gjennomgang av regnskapene vurdere organisasjonens finansielle 
stilling, forvaltning og drift. 
 
Kontrollutvalget skal ha adgang til samtlige regnskaper og de forskjellige styre- og 
utvalgsprotokoller og skal gjøre seg kjent med avgitte rapporter fra den engasjerte revisor.  
Kontrollutvalget kan bygge på det arbeid som den engasjerte revisor har utført der den 
finner det hensiktsmessig. 
 
Kontrollutvalget skal føre protokoll over sine forhandlinger og avgi beretning til 
Skyttertinget om sin gjennomgåelse av årsregnskapet. Kontrollutvalget skal løpende ta opp 
forhold den finner nødvendig og rapportere gjennom nummererte rapporter til Norges 
Skytterstyre og revisor.” 
 
Frister i forbindelse med Skyttertinget 
 
Følgende tidsfrister gjøres gjeldende ved at Skyttertinget flyttes til ultimo oktober: 
 

Dato Handling 
1. mars Frist til å sende inn forslag til Skyttertinget
1. mai Kontrollutvalgets frist for fastsettelse av årsregnskap med årsberetning
1. juni Valgkomiteens frist
15. juni Frist for utsending av Skyttertingspapirer
Ultimo okt Skyttertinget 

 
Budsjettfullmakt til Norges Skytterstyre 
 
Skyttertinget 2009 gir Norges Skytterstyre fullmakt til å fastsette budsjettet for private midler 
for 2011. Budsjettet skal fastsettes i samme møte som budsjettet for offentlige midler 
fastsettes.  Budsjettet skal være realistisk og ikke vise underskudd med mindre underskuddet 
enten kan dekkes opp av egenkapital med restriksjoner eller av den delen av 
organisasjonens fri egenkapital som overstiger 10 mill kroner.  Dette beløpet kan kun endres 
av Skyttertinget.  Dersom ekstraordinære forhold oppstår som gjør at dette beløpet må 
endres på kort varsel kan beløpet endres av kontrollutvalget på vegne av Skyttertinget. 
 
Alternative forslag 
Ivarrud foreslo å beholde dagens ordning med Skytterting i forbindelse med 
Landsskytterstevnet. 
 
Kveli foreslo å flytte Skyttertinget til juni måned, hvor valgene på Skyttertinget fortsatt skal 
gjøres gjeldende fra og med Landsskytterstevnets avslutning. Følgende frister i forbindelse 
med Skyttertinget vedtas: 



 
Dato Handling 
1. februar Frist til å sende inn forslag til Skyttertinget
15. april Valgkomiteens frist
10. mai Frist for utsending av Skyttertingspapirer
juni Skyttertinget 

 

 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2009 til å fatte følgende vedtak: 

1. Administrasjonens forslag om fortsatt årlige Skytterting vedtatt enstemmig. 
2. Skyttertinget flyttes fra Landsskytterstevnet. Vedtatt med 7 mot 1 stemme (Ivarrud). 
3. Skytterstyrets flertall med representantene, Kveli, Tvinnereim, Ivarrud, Kornbrekke og 

Brovold stemte for å flytte Skyttertinget til juni måned, hvor valgene på Skyttertinget 
fortsatt skal gjøres gjeldende fra og med Landsskytterstevnets avslutning. Følgende 
frister i forbindelse med Skyttertinget vedtas:    

 
Dato Handling 
1. februar Frist til å sende inn forslag til Skyttertinget
15. april Valgkomiteens frist
10. mai Frist for utsending av Skyttertingspapirer
juni Skyttertinget 

 
Skytterstyrets mindretall med representantene, Undseth, Hofstad og Bjerknæs stemte for 
administrasjonens innstilling om Skytterting ultimo oktober. 

 
 
 
 

Sak 08/2009 DFS landslotteri 
 
Saksopplysninger: 
DFS’ Landslotteri har nå i en årrekke blitt arrangert hvert annet år. Dette betyr i praksis at vi 
om kort tid igjen må starte forberedelsene til nytt landslotteri, faktisk før vi er ferdige med 
oppgjøret etter landslotteriet 2008.  
Den som har vært ansvarlig for lotteriet, Oddmund Olbergsveen, går av med pensjon tidlig 
høst 2009. Det er en viss bevegelse i vurderingene om hvordan salgsavdelingen bør se ut 
framtidig. Rasjonalisering ifbm nytt kontor/lager for våpen og amm har akselerert tanker og 
ideer rundt bemanningen generelt og salgsavdelingen spesielt. Det kan derfor pr i dag ikke 
sies med sikkerhet noe om vi har en naturlig oppgavetildeling av landslotteri til 
salgsavdelingen. 
Det har undertiden også framkommet tanker om annen organisering av inntektsbringende 
virksomhet for skytterlagene og DFS sentralt.  
 
Drøfting: 
Ved en nyetablering av Skytterkontoret har det etter hvert framstått mer og mer tydelig at 
det framtidig, pga strenge regler for godkjenning av lager, vil være aktuelt å etablere lager 
for amm/krutt og våpen utenfor Oslo. Dersom man finner en rasjonell løsning på 
betjeningen av den delen av Skytterkontoret vil vals av sted for det øvrige kontor stå friere 
og mulighetene er da mange for nye lokaler. Herunder vil det kunne være aktuelt å 
samarbeide med eksisterende virksomhet for betjening/salg for amm/våpen. Det ligger da i 
kortene en eventuell bemanningsendring i salgsavdelingen. 
Tanker verdrørende annen og alternativ innsats for inntektsbringende virksomhet for 
skytterlagene og prosjektarbeid ved Skytterkontoret har vært luftet i samtaler i styret. Dette 



er ideer som kan drøftes videre, men som det vil ta noe tid å realisere.
Innimellom har administrasjonen registrert en viss ”slitasje” hos mange skytterlag hva gjelder 
salg av lodder. Disse lag kan ha nytte av en ekstra pause i denne aktiviteten. 
Administrasjonen vil på bakgrunn av disse forhold anbefale at det ikke arrangeres 
landslotteri i 2010, slik at skytterlagene får en pause og administrasjonen får tid til 
planlegging i forhold til bemanningen ved Skytterkontoret.  
På et senere møte i 2009 legges det opp til drøftinger i styret vedr evt. annen 
inntektsbringende virksomhet i framtiden. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Det arrangeres ikke landslotteri i 2010. Planer for 2011 legges fram på et senere møte i 2009. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 09/2009 
Forslag om endret samlagsskyting for klasse 1-5 på 
Landsskytterstevnet 

 
Numedal skyttersamlag foreslår at samlagsskytingen for senior på Landsskytterstevnet 
endres, slik at cupsystemet som har vært gjennomført som en finale for de 16 beste 
samlagene i 2007 og 2008 tas bort. De ønsker å gå tilbake til gammel ordning, men slik at de 
beste 15 samlagene på siste etappe skyter en og en. (Samme system som er foreslått i 
forbindelse med kongelaget i sak 10). De foreslår samtidig at skytetiden settes ned fra 4 til 3 
minutter, samt at skytterne skyter på åpen skjerm.   
 
I vedtaket som ble gjort i sak 11/2008 ble det vedtatt at nåværende ordning skulle gjelde for 
både 2008 og 2009. Med innkommet forslag fra Numedal skyttersamlag og endrede 
betingelser for TV-sendinger på finaledagene (jfr. sak 10), vil administrasjonen fremme 
forslag om endring av samlagsskytingen fra og med LS 2009. 
 
Administrasjonens drøfting: 
Endringen som ble gjort foran samlagsskytingen i 2007, med innføring av en finale med 
cupsystem for de 16 beste samlagene, var i hovedsak begrunnet ut i fra ønsket om å gjøre 
samlagsskytingen bedre egnet for TV-mediet. Sportslig sett har det blitt mye kritikk, da kun 
en skytter representerte laget og dets skjebne i hver cuprunde. 
Ettersom at NRK velger å sende fra LS i 3 dager fra og med 2009 (jfr. sak 10), vil 
administrasjonen fremme forslag om at man går tilbake til gammel ordning ved at  
cupsystemet tas bort.  
 
I tråd med Numedal sitt forslag, ønsker også administrasjonen et system hvor siste etappe 
gjennomføres med at de beste samlagene skyter til slutt. I og med at skytetiden er hele 4 
minutter, vil imidlertid administrasjonen foreslå at det er bare de 8 beste samlagene som 
gjør dette. Istedenfor at samlagene skyter enkeltvis, kan man godt følge to samlag samtidig 
slik at det blir 4 gjennomføringer ganger 4 minutter til slutt. Det vil være bedre for publikum, 
da en gjennomføring av 15 skyttere enkeltvis vil være for langdrygt. Dette selv om man 
velger å gå ned på skytetid til 3 minutter som Numedal foreslår.   
 
Konkret foreslår administrasjonen at samlagsskytingen gjennomføres ved at de tre første 



etappene gjennomføres som ordningen i 2006, hvor samlagene rangeres etter hver etappe. 
Foran siste etappe rangeres skytterne slik at alle de samlag som har plassering nummer 9 
eller dårligere skyter først samtidig. Med eksempelvis 48 samlag i samlagsskytingen skyter 
således de 40 dårligste samlagene samtidig. Deretter skyter skive 7 og 8 samtidig, videre 
skive 5 og 6 samtidig, videre skive 3 og 4 samtidig, og til slutt skive 1 og 2 samtidig. 
Prøveskudd på 3 minutter skytes foran hvert par som gjennomfører sin skyting.    
 
Med den tidstabell som nå foreslås for finaleavviklingen i sak 10, vil NRK sende ca. et kvarter 
fra denne samlagsskytingen i samme sending som Stang-og felthurtigfinalen på fredag. De 
vil da vise utdrag fra de siste skytterne som skyter 2 og 2 i kampen om seieren i 
samlagsskytingen.  
 
Administrasjonen foreslår at det på lik poengsum på 1. plassen blir foretatt omskyting i 
samlagsskytingen. Da med alle 4 skyttere. Dette for å gjøre det likt i alle TV-sendte finaler jfr. 
sak 10. For plassering 2. og 3 foretas ikke omskyting, såfremt disse kan skilles etter 
innertierregelen. 
 
Administrasjonen har vurdert om skytetiden skal endres fra 4 til 3 minutter som Numedal 
skyttersamlag foreslår. Fordi dette har vært en lang tradisjon, og med bakgrunn i de 
endringer som nå har vært prøvd i samlagsskytingen, vil administrasjonen i denne omgang 
ikke endre skytetiden. Hvis man her skulle ha gjort et mediemessig grep for TV og 
spenningen, burde man heller ha skutt 10-skudden slik at ståendeskytingen kom til slutt. 
Dette er likevel en omfattende og kontroversiell endring av programmet, og 
administrasjonen vil ikke foreslå dette. 
 
Når det gjelder spørsmål om samlagsskytingen skal skytes på åpen skjerm, vil 
administrasjonen beholde lukket skjermløsning for skytteren. Med en modell hvor 2 og 2 
skyter samtidig, vil det utvilsomt konkurransevridende. Skytteren til venstre kan her lett følge 
med serien til skytter til høyre for seg, men det vil være langt verre omvendt. Dette vil gi 
ulike konkurranseforhold slik samlagsskytingen nå foreslås gjennomført. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 

1. Samlagsskytingen for senior på Landsskytterstevnet gjennomføres fra og med 2009 
som tradisjonell samlagsskyting som gjennomført til og med år 2006.   

2. Foran hver etappe rangeres skytterne etter poengsum, slik at lederlaget har skive 1. 
Foran første etappe rangeres samlagene etter plassering på fjorårets LS. 

3. Siste etappe med fjerde skytter gjennomføres slik at samlagene som er nummer 9 og 
lavere plassering etter 3 skyttere skyter først samtidig. Deretter skyter 2 og 2 samtidig 
av de som innehar de 8 første skivene. Først skive 7 og 8, deretter skive 5 og 6, 
deretter skive 3 og 4, og til slutt skive 1 og 2. Ved lik poengsum på 8. plassen foran 
siste skytter rangeres etter innertierregelen på 30 skudd. Ved fortsatt likhet rangeres 
skytter på etappe 3 foran etappe 2.  

4. Ved lik poengsum om 1. plassen etter 4 etapper foretas omskyting. Omskyting 
foregår slik at de tre første etappene skyter først samtidig for de samlag som er 
involvert i omskytingen. Deretter skyter ankermann/kvinne til slutt og samtidig. Ved 
lik poengsum for øvrige plasseringer foretas innertierrangering på samtlige 40 skudd. 
Ved fortsatt likhet foretas omskyting om Ese-medaljene for nummer 2. og 3.  

5. Ese-beger tildeles alle skyttere på de 8 beste samlagene. Ved lik poengsum på 8. 
plassen foretas innertierrangering på samtlige 40 skudd. Ved fortsatt likhet foretas 
omskyting 

 
 



Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 10/2009 Endret skytetid på samlagsskyting for klasse 1-5
 
I sak 09/2009 foreslo Hans O. Kveli i tråd med Numedal skyttersamlag sitt forslag i samme 
sak, å endre skytetid på samlagsskyting for seniorer i klasse 1-5 fra 4 til 3 minutter. 
 
 
Vedtak 
Fra og med sesongen 2009 endres skytetiden i samlagsskyting for klasse 1-5, fra 4 til 3 
minutter. Enstemmig vedtatt. 

 
 
 
 

Sak 11/2009 Finaleavviklinger under LS. Ny tidstabell
 
LS-utvalget leverte sin innstilling til Norges Skytterstyre i oktober 2008. Det ble der foreslått 
endringer på gjennomføring av finalene under LS. De foreslo konkret en annen 
gjennomføring av kongelaget og prinsesselaget gjeldende fra 2009, mens endring av 
tidstabell med hvilke dager de ulike finalene skulle foregå ble anbefalt fra 2010. Endring av 
tidstabellen var begrunnet med at NRK hadde satt som krav at de ønsket å gå ned fra 4 til 3 
dager med sendinger fra 2010. LS-utvalgets forutsetning når de skrev rapporten var således 
at NRK skulle sende 4 dager fra LS i 2009. 
 
Etter at LS-utvalget la fram sin rapport i høst, har NRK på grunn av økonomi bestemt at de vil 
sende 3 dager fra LS i 2009 (begrunnet med at de fra og med i år må betale 50 millioner 
kroner for å finansiere ny forballavtale som de ikke hadde i 2008). Vi ble derfor gitt et tilbud 
om fortsatt å få sendt 4 dager også i 2009, men vi måtte da finansiere onsdagen selv. Dette 
dreier seg om et beløp på 300 000 kroner. 
 
NRK ville i utgangspunktet ta bort onsdagen i 2009 og beholde avslutningen på lørdag. I 
forhandlingene med NRK var det sterkt vektlagt som avgjørende at DFS fikk beholde 
onsdagssendingen. Dette har NRK gitt etter for under forutsetning av at sendingene fra NRK 
avsluttes på fredag i 2009.    
 
I praksis betyr dette at vi står overfor en situasjon der de foreslåtte endringer som LS-
utvalget la fram som gjeldende fra 2010, nå må vurderes innført allerede i 2009. Hvis vi ikke 
gjør dette, må vi selv finansiere med 300 000 kroner for onsdagen til sommeren. Alternativt 
vil det kun bli sendinger fra torsdag, fredag og lørdag, hvor vi mister den viktige 
onsdagssendingen. 
 
 
Administrasjonens drøfting: 
Administrasjonen har drøftet inngående den situasjon vi står overfor foran sommerens LS i 
Evje. I all hovedsak er administrasjonen enig i de konklusjoner som LS-utvalget har foreslått 
fra og med 2010. Når NRK ser seg nødt til å kutte ned fra 4 til 3 sendedager allerede i 2009, 
mener administrasjonen at vi må prøve å innpasse endringene fra LS-utvalget fra i år. 
Administrasjonen mener det er galt av DFS å bruke 300 000 kroner på det nåværende 



tidspunkt for å finansiere onsdagssendingen fra LS, men at en løsning med 3 dager fra 
onsdag-fredag er bedre enn torsdag-lørdag.  
 
Administrasjonen vil nedenfor drøfte punktvis de endringer som LS-utvalget foreslår som 
prinsipielle endringer fra dagens ordning. Vedlagt ligger den tidstabell som 
administrasjonen foreslår skal gjelde som hovedprinsipp for framtidens finaleavviklinger på 
LS. 
 
I stedet for at Skytterkongen/Dronningen blir kåret ved at skytterne går opp på scenen 
etter Kongelaget, foreslår LS-utvalget at Skytterkongen/Dronningen skal kåres ved at de 
som er kvalifisert for Kongelaget gjennomfører mesterskapsomgangen en og en. 
Administrasjonen er her enig med LS-utvalget. Sceneseremonien var tilpasset Kjell Kristian 
Rike sin gjennomføring, og NRK har et sterkt ønske om å fjerne denne fra 2009. I stedet 
ønsker NRK og LS-utvalget å vise mer aktiv skyting. Med gjennomføring enkeltvis vil det ta 
18 minutter og 45 sekunder i stedet for 75 sekunder å skyte Kongelaget. Med den 
gjennomføring som LS-utvalget foreslår med prøveskudd antas tiden med prøveskudd for 
avvikling av kongelaget til å bli ca. 1 time og 30 minutter på arenaen. Ca. samme tid har vært 
brukt i dag med kongelag og sceneseremoni etterpå. 

Ved at skytterne skyter enkeltvis med publikumsvisning direkte på storskjerm, vil det være 
speakerteamet på LS som underholder publikum mens skytingen pågår. Dette mener 
administrasjonen vil bli en svært god løsning. 

Ulempen med å gjennomføre en og en er selvfølgelig at det kan være en viss fare for at ikke 
alle får helt like konkurranseforhold. Administrasjonen ser imidlertid ikke dette som noe 
avgjørende problem i forhold til de andre gevinster et slikt system vil medføre.  

I stedet for at Skytterkonge/Dronning/Prins/Prinsesse blir kåret med innertierregelen på 
mesterskapsomgangen ved lik poengsum, foretas omskyting om disse 
mesterskapstitlene.   
Administrasjonen er også enig i LS-utvalget i at det skal foretas omskyting på lik poengsum 
når det gjelder avgjørelse om skytterkongen/dronning, prinsessa og prinsen. For TV-seere og 
publikum som ikke er så godt kjent med DFS sitt regelverk, vil det for disse titlene være 
fornuftig med et system der lik poengsum gir omskyting. For de øvrige plasseringer mener 
administrasjonen at dagens innertierregel på 10-skudden ved finaler til slutt skal gjelde. 
Administrasjonen har vurdert her om man burde benytte innertierregelen på samtlige 35-
skudd, men har konkludert med at det vil være best med mest mulig likhet i forhold til de 
andre stevner med finaler til slutt. 

Lukket versus åpen skjerm 
Administrasjonen er ikke enig med LS-utvalget når det gjelder at skytterne skal skyte på 
åpen skjerm under finaleskytingen. En slik ordning har flere prinsipielle sider. Ett forhold er 
det at vurdering av vær og vind under serien uten å kunne følge med egen skyting 
fortløpende, er ansett som en av utfordringene i DFS-skytingen. For det andre vil vi kunne 
havne i en situasjon hvor vi vet hvem skytterkongen er inne på standplass før skive 1 har 
ferdigskutt. Hvis skive 1 og 2 før finalen har lik poengsum, og skive 2 skyter 100 poeng i 
finalen, vil Skytterkongen være klar når eventuelt skytter på skive 1 eventuelt skyter 9er på 
sitt tredje skudd. Den situasjon som da vil oppstå på standplass er noe spesiell, og det kan 
lett føre til at skytteren blir forstyrret av uro blant de som følger skytingen inne på 



standplass. Sist, men ikke minst, mener administrasjonen at det sikkerhetsmessig kan være 
betenkeligheter med at skytterne får sin anvisning fortløpende før våpenet har blitt visitert.   

Administrasjonen ser imidlertid LS-utvalgets sitt forslag som en interessant tanke, og det 
ville utvilsomt gitt mer spenning både for skytterne og publikum hvis man kan løse de 
praktiske utfordringer dette medfører.   

Tidstabell for finalegjennomføringene 
Administrasjonen følger LS-utvalgets argumentasjon når det gjelder finaleavviklingene på 
LS. NRK ønsker sterkt å opprettholde Stang/felthurtigfinalen på fredag ettermiddag. Denne 
sendingen er høydepunktet for TV-seerne generelt, og passer godt inn i konseptet for NRK 
på fredag kveld. Uansett finaleavvikling av kongelaget, blir det ikke like spektakulært som 
Stang/felthurtigfinalen. Når NRK nå videre ønsker å sende fra samlagsskytingen jfr. sak 9, vil 
et slikt konsept bli godt på fredag kveld.     

Administrasjonen tror videre som LS-utvalget at det å gjennomføre kongelag og 
prinsesselag på torsdag vil bli en sportslig og publikumsmessig suksess. Det vil garantert bli 
flere som vil være publikum på kongelaget enn dagens ordning. Vi får også en effekt ved at 
vi kan hylle Skytterkongen/Dronninga på LS-arenaen på fredag. Ikke som i dag, da alle står 
med ”bilnøklen” i hånda og reiser så snart skytterkongen er kåret.  

Noen har hevdet at det er for tidlig å arrangere kongelaget på torsdag, og at ”lufta vil gå ut 
av ballongen” når kongen/dronninga er kåret. Administrasjonen tror imidlertid at det nye 
systemet med kongelag på torsdag vil gi kongelaget et løft. Samtidig vil det være en sterk 
positiv effekt for TV-publikummet at kongelaget sendes på kveldstid.   

På grunn av en stram tidstabell på LS, er vi nødt til å benytte lørdag som finaledag, selv om 
NRK avslutter fredag kveld. Administrasjonen mener det vil bli en verdig avslutning av LS å 
arrangere NM felt for klasse 2-5 til slutt.  

Finaleskytingene og samlagsskytingene på 100 meter vil foregå gjennom hele uken og 
avsluttes fredag med feltfinaler. 

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak som en 
prøveordning for 2009 og 2010: 

1. Kongelaget på Landsskytterstevnet skytes ved at en og en skytter gjennomfører sin 
finaleomgang. Skive 15, skyter først, videre skive 14, 13, 12 osv. Kongelaget deles i tre 
deler ved at 5 skyttere inntar standplass samtidig. Først skive 11 til 15, så skive 6 til 10, 
deretter skive 1 til 5 til slutt. Først skyter hver pulje prøveskudd samlet i 2 minutt. Videre 
skyter skive 15 prøveskudd i 1 minutt alene, før mesterskapsomgangen gjennomføres for 
skive 15. Videre prøveskudd på 1 minutt for skive 14, så mesterskapsomgangen for skive 
14 osv. 

2. Prinsesselaget deles i 2. Skive 6 – 15 skyter først felles. Deretter går de 5 beste i 
Prinsesselaget inn på standplass og skyter en og en fra skive 5, 4, 3, 2 og 1. Samme 
gjennomføring som en pulje i Kongelaget.  

3. Ved lik poengsum etter 35-skudd foretas omskyting for å kåre Skytterkonge/Dronning, 
skytterprinsesse og skytterprins. Øvrige plasseringer rangeres etter innertierregelen på 



mesterskapsomgangen. 
4. Finalegjennomføringen på LS gjennomføres slik at kongelag/prinsesselag skytes på 

torsdag, samlagsskyting klasse 1-5 og Stang/felthurtigfinale skytes på fredag, mens 
feltfinaler klasse 2-5 skytes på lørdag. 

5. Etter gjennomføringen i 2009 skal evaluering skje og eventuelt fremlegges som sak for 
Skyttertinget 2010.  

 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 

Sak 12/2009 Søknad om justerbart hullkorn
 

ve t søknad om godkjenning av justerbart 
uk ar søkeren gitt følgende beskrivelse:  

er. 

n boks full av forskjellige hullkorn for forskjellige vær- eller 

 

t 
 

 

lget, men 
utvalgets medlemmer har gitt relativt sammenfallende muntlige tilbakemelding, 

 

inst like viktig å velge riktig godstykkelse. 

 
 

Skytterlinken 
hullkorn til br

d Kurt Eirik Bekkevold har fremme
 i DFS. Av tekniske opplysninger h

Hullkorn vedlagt søknaden er av typen Centra, som kan stilles fra 2,8 – 4,8 mm med fast 
godstykkelse på 1, 6 mm. Dette hullkornet er spesielt forsterket for bruk på grovkaliber rifl
Pris på produktet er 780 kr.  
 
Søkeren gir disse begrunnelser for søknaden: 

1) Man trenger ikke ha e
sikteforhold.  

2) De som skyter eller ønsker å skyte felt, men bare har et våpen, kan nå lett justere 
hullkornet sitt ned fra banestørrelse til feltstørrelse uten at det har innvirkning på
innskytingen. Det er jo en kjent sak at menge kvier seg for å ta ut hullkornet fordi 
dette kan ødelegge innskytingen. De tradisjonelle hullkornene er jo sjelden helt lik
sentrert med tanke på innskyting, eller faller likt på plass i kornholderen ved bytte.
Mange skyttere har kun et 6,5 våpen! 

3) Pris er også et element her. Den gjennomsnittlige skytter har ofte 10 eller flere 
hullkorn. I dag koster et metallhullkorn ca 30kr, og et stopperkorn ca 90. Har man 
stopperkorn så må man i tillegg ha en spesiell kornholder for dette til ca 70 kr. 
Personlig har jeg 5 stopperkorn og over 10 metallkorn. Disse koster det ca 820 kr å
anskaffe. Har man i tillegg en korneske, så kommer over 100 kr i tillegg.  

 
Drøfting: 

eværutvalgets medlemmer er forelagt søknaden. Det er ikke holdt møte i utvaG
alle tre av 
der de anbefaler at søknaden ikke støttes. Begrunnelsene for dette er at dagens hullkorn er 
robuste og solide, og de anses av den grunn som best egnet til å tåle bruk i DFS sitt allsidige
program. Geværutvalget har tidligere uttrykt bekymring for holdbarheten på en del av det 
tilleggsutstyret som i dag er tilgjengelig for DFS skyttere. I så måte vil det å tillate justerbare 
hullkorn øke mengden av slikt utstyr. Videre kommenterer utvalgets medlemmer at det er 
nok av ”kjekt å ha utstyr” på markedet – utstyr som øker kostnadspresset. Særlig når en del 
forbilder velger slikt utstyr, vil helt klart mange foresatte kjenne seg presset til å anskaffe 
tilsvarende utstyr som det de beste benytter.  
 
Det er absolutt fordeler med å ha ett universalhullkorn, men samtidig påpeker 
utvalgsmedlem Hans Kristian Wear at det er m
Derfor vil et regulerbart hullkorn med fast godstykkelse på 1,6 mm langt ifra være det ideelle 



for mange skyttere. Det finnes i markedet regulerbare hullkorn som i tillegg har mulighet
for å justere godstykkelsen trinnløst. Disse er langt dyrere enn det omsøkte av typen Centra.  
 
Når det gjelder søkerens kostnadsargumenter så synes de relevante for de som har kun ett 

er 

evær. Behovet for faste hullkorn er omtrent det samme enten man har ett eller flere 

tter geværutvalgets anbefaling. 

g
geværer. Imidlertid vil kostnadene med flere geværer øke om alle disse skal utstyres med et 
justerbart hullkorn.  
 
Administrasjonen stø
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Søknad om godkjenning av justerbart hullkorn til bruk i DFS tas ikke til følge. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 

Sak 13/2009 Instruks for DFS`representant i HV`s distriktsråd
 

ud nt i HV’s distriktsråd. 
akgrunn har gjennomgående vært, slik administrasjonen har forstått det, at man ved å ha 

ner med 
rfaring i denne representasjon utarbeidd forslag til instruks. Siden distriktsgrensene i HV nå 

dministrasjonen vil videre forslå at de som i dag sitter som representanter i distriktsrådene 
g. 

nt i HV’s distriktsråd 
 

 ulike 'politiske' saker og er HVs tilknytning til 
det sivile samfunn. Det skal være et rådgvivende organ for Distriktsjefen (DS), samt å bistå han i 

 

a) Rådet skal bistå med uttalelser, forslag og råd i alle viktige spørsmål som angår 

t sivile 

vernet, skal rådet sende saken til Landsrådet for Heimevernet. 

 
 

Henning Ivarr  har tidligere etterlyst en instruks for DFS’ representa
B
en omforent instruks ville sikre både godt og ensartet arbeid sett fra DFS’ side.  
 
Administrasjonen har ingen erfaring i dette arbeid, men har i samråd med perso
e
er endret og representasjonen omfatter flere samlag enn før i de enkelte distrikt, bør det 
også foreligge en beskrivelse av valgordningen som en del av instruksen.  
 
Forslag følger vedlagt. 
A
får dette forslag til hørin
 
Instruks for DFS'representa

Distriktsrådet (DR) i HV har til oppgave å arbeide med

saker som angår samarbeidet med det sivile samfunn.  DR kan på eget initiativ og/eller DS 
initiativ, ta opp aktuelle saker som angår HV. Rådet har normalt to møter i året, men kan i 
spesielle tilfelle også kalle inn til ekstraordinære møter. Rådet har også et Arbeidsutvalg som
ivaretar 'den daglige driften', har månedlige møter m/DS og forbereder bl.a DR-møtene. 
 
Rådets oppgaver er, slik de er definert i ”Lov om Heimevernet” §2,10: 

Heimevernet innen Heimeverndistriktet. 
b) Rådet skal spesielt arbeide for å fremme samarbeidet mellom Heimevernet og de

samfunn. 
c) Er en sak av stor prinsipiell betydning, eller vedrører den flere heimevernsdistrikter eller 

hele Heime
d) Rådet velger selv leder, nestleder og sekretær. Disse danner rådets arbeidsutvalg. 



Distriktets landsrådsrepresentant deltar i tillegg på arbeidsutvalgets møter dersom
 til 

edlem med varamedlem til Landsrådet for Heimevernet blant de av 

DFS- .  
an skal etter beste skjønn og evne ivareta det beste for HV og den relasjon som til en hver tid 

 tas opp og ta standpunkt til hva det vil innebære for DFS og HV 

elle i DR og som kan 

 kan få betydning for DFS 

r, men kan i 
spesiell ker bli pålagt bundet mandat. 

ire år fra et av samlagene i HV-distriktet. Ved flere 
samlag i distriktet bør valget gå på omgang blant samlagene.  

vedkommende ikke er valgt til et av de nevnte verv. Rådet velger også varamedlem
arbeidsutvalget. 

e) Rådets arbeidsutvalg skal uttale seg ved tilsetting eller beordring av ny distriktssjef. 
f) Rådet velger et m

områdeutvalgslederne som representerer heimevernsavsnittene i distriktsrådet. 
 

representanten til DR må ha godt kjennskap til den sentrale avtalen mellom HV og DFS
H
gjelder mellom HV og det sivile samfunn. Spesielt det som vil få konsekvenser for DFS (j.fr. ”HV-
avtalen”). Dette innebærer bl.a.: 

- Søke å informere årlig om de grove trekk i avtalen i DR's høstmøte 
- Vurdere alle saker som
- Ta opp saker DFS brenner for og som vil få konsekvenser for HV 
- Ta opp saker hvor DFS vil være avhengig av HV 
- Sende ut til Samlagene for behandling/høring, saker som er aktu

være av interesse for DFS 
- Sende ut til Samlagene for behandling/høring, saker som er aktuelle i HV og som HV 

drøfter - spesielt saker som
- Bringe opp saker som har betydning for DFS til behandling i DR 
 

DFS-representanten står imidlertid fritt til å følge egen intuisjon i de enkelte sake
e sa

 
Valg: Representant m/vara velges for f

 
Admin  vedtak: istrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende
 
Vedlagte forslag til instruks for DFS’ representant til HV’s distrikstråd vedtas som foreløpig 
instruks.  Administrasjonen sender den foreløpige instruks til samtlige 
distriktsrådsrepresentanter for uttalelse. Eventuelle merknader framlegges sammen med sak 
om endelig instruks til et senere møte. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Meldingssaker 

 
1. Brev fra Nordfjord skyttersamlag 
2. Avtalen med NRK 
3. Status om framtidige lokaliteter for Skytterkontoret 
4. Brev fra Numedal skyttersamlag 
5. Info 5,56 

 
 
 



 
 
 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
Møte i Norges Skytterstyre 

 

MØTEREFERAT 29.-30. MARS QUALITY HOTELL GARDERMOEN 

 

MØTE INNKALT AV Kurt Arne Berglund, Generalsekretær 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER Hans O. Kveli, President  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE Hans O. Kveli, Sindre Undseth, Jarle Tvinnereim, Jon G. 
Hofstad, Eigil Kr. Høgmo (Varamedlem for Henning 
Ivarrud som ikke var til stede), Janne Kornbrekke, 
Morten Bjerknæs og Ferdinand Brovold.  Brovold 
deltok i sak 14,15,20,22,25 og 28. 
Varamedlemmene, Nils Erik Lundon, Egil Sotnakk, 
Oddbjørn Meland, Jens Sverre Knutsen, Knut Vik og 
Ketil Olsen deltok også i møtet 

FRA ADMINISTRASJONEN Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 

 
 

Harald Kommedal og Alf Tobiassen var til stede innledningsvis i møte. På vegne av et utvalg som 
har arbeidet med en dreiebok for LS-arrangører, la de fram et forslag til en slik arrangørveiledning. 
Administrasjonen pålegges å gjennomgå denne arrangørveiledningen, og legge den fram for styret 
i løpet av 2009 for endelig godkjenning og anbefaling for kommende LS-arrangører 
 
Sak 14/2009 Nye straffe- og dopingbestemmelser 
 
Administrasjonen la fram foreløpig utkast til nye Straffe- og dopingbestemmelser i 
Skytterbokas kapittel 15, som skal vedtas på Skyttertinget 2009. 
 
Vedtak 
På bakgrunn av diskusjon og innspill fra Skytterstyret utsettes saken til endelig behandling i 
neste styremøte. 

 
 
 

Sak 15/2009 Tingsak: Søknad om arrangement av LS 2013 
 
I samsvar med vedtatt turnusordning søker ovennevnte skytterlag om tildeling av LS 2013. 
Lagene er de samme som i fellesskap arrangerte LS i 1993 og 2003. 
 
Landsskytterstevnet 2013 
Opdal skytterlags arena er en kompaktarena med feltskytingene i nær tilknytning til selve 
baneanlegget. Oppdal kommune støtter søknaden og er medunderskriver. 
Det sies imidlertid ikke noe om økonomisk eller annen støtte fra fylke og kommune. 



De øvrige krav til arrangøren synes å være dekket, eller vil bli dekket tilfredsstillende. 
 
Søknaden vedlegges tingpapirene og refereres ikke videre i detalj. 
 
Drøfting: 
Arrangøren bekrefter at de skytetekniske arenaene som vil bli benyttet i 2013 allerede i stor grad 
er klare, men vil gjennomgå en oppgradering. Det er ingen grunn til å anta at ikke alt vil bli 
fullført i god tid.  
Ved bruk av det elektroniske materiellet vi nå kjenner har Administrasjonen grunn til å tro at det 
ligger meget godt til rette for en vellykket skyteteknisk gjennomføring av arrangementet i 
Oppdal.  
Infrastrukturen i Oppdal synes tilfredsstillende. Ved LS 2003 var det merknader til organiseringen 
av skyttercampen vedrørende sanitærforhold/kapasiteter. Dette må tidlig tas opp med 
arrangøren.  
Gjennomføringsmetode for feltskytingene vil bli bestemt av innholdet i ny avtale med Forsvaret 
vedrørende støtte til LS. Arrangøren bekrefter ikke kjennskap til den prosessen som er i gang 
vedrørende nevnte avtale og legger til grunn at støtten opprettholdes på dagens nivå hva 
gjelder mannskaper i feltskytingene. Mannskapsstøtte i bane og feltskytingene, hvor også 
feltskytingene gjennomføres på elektronikk, vil framgå av ny avtale med Forsvaret og må 
meddeles arrangøren. Arrangøren kan i utgangspunktet ikke forvente mannskapsstøtte fra 
Forsvaret til trafikk og diverse til disp., uten særskilt avtale.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak 
for Skyttertinget 2009: 
 

Skytterlagene Opdal, Midtbygden og Lønset tildeles arrangementet av Landsskytterstevnet i 
2013. 
 
Det forutsettes at arrangøren skaffer til veie de nødvendige fasiliteter på hovedarenaen for 
Norges Skytterstyre og Skytterkontoret. Dette gjelder møterom for Skytterstyret m/gjester 
og lokaliteter for salg og informasjon – som stilles kostnadsfritt til disposisjon. Arrangøren 
må videre forholde seg til de rammer for støtte som er gitt av Forsvaret og DFS.  
Arrangøren plikter, i samarbeid med Skytterkontoret, å framskaffe forlegning for Norges 
Skytterstyre m/gjester, Skytterkontorets ansatte samt øvrige støttespillere for teknisk 
gjennomføring av LS. Innkvartingsbehov beskrives av DFS.  Dessuten sted for avholdelse av 
Skyttertinget og Tingmiddag. 
Arrangøren plikter videre å tilby tingrepresentantene og representanter for pressen 
mulighet for å bestille innkvartering. 
Skytterkontoret, i samarbeid med arrangøren, er ansvarlig for resultatservicen under stevnet. 
DFS skaffer speakerteam for speakertjeneste og arenaproduksjon. Arrangøren dekker deler 
av kostnaden med dette (kr 150 000 i 2008 - vil være gjenstand for prisregulering) 
Arrangøren skaffer innkvartering for speakerteamet, men dekker ikke kostnadene med dette. 
Til støtte for speakertjenesten ordner arrangøren med 2-3 personer etter nærmere avtale. 
 
Pris på skytebok fastsettes av Norges Skytterstyre etter søknad fra arrangøren. Det kan ikke 
påregnes økning av pris på denne, i forhold til foregående år, utover normal prisstigning. 
Det samme gjelder campingavgift.   
Rapport og regnskap forelegges Skytterstyret innen et halvt år etter at stevnet er avviklet. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2009 til å gjøre følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 



Sak 16/2009 Norges Skytterstyres Årsmelding 
 
Administrasjonen la fram utkast til Norges Skytterstyres årsmelding for 2008. 
 
Vedtak 
Norges Skytterstyre ga føringer for videre arbeid med Norges Skytterstyres årsmelding for 
2008. Endelig versjon legges fram på neste styremøte. 

 
 
 

Sak 17/2009 Tingsak: Forslag om nytt klassesystem for ungdomsklassene 
 
Sist spørsmålet om endringer i klassesystemet var på Skyttertinget i 2006. 
Følgende vedtak ble da gjort: 
 
Vedtak for rekrutteringsklassene: 
Vorland sitt forslag om at program og klasseinndeling beholdes som i dag ble vedtatt med 
32 mot 24 stemmer. 
Forslaget fra Skytterstyret om at Norges skytterstyre blir gitt fullmakt til å justere skytetider i 
den hensikt å øke hastigheten på seriene noe, samt å gjøre skyteledelsen enklere ble 
enstemmig vedtatt. 
 
Drøfting i DFSU: 
DFSU drøftet på hvilken måte de kunne lette overgangen fra 100 meter til 200/300 meter, 
og endte da med et ønske om å etablere en klasse Eldre junior på 100 meter. En klasse for 18 
åringene, og med senior program tilpasset skyttertiden på 100 meter. 
 
Vedtak i DFSU: 
DFSU anbefaler overfor Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til Skyttertinget 2009: 
Forslag til program og progresjon i rekrutteringsklassene: 
 
10-15 år Aspirant 
11-13 år Rekrutt 
14-15 år Eldre Rekrutt 
16-17 år Junior (kne) 
18 år Eldre Junior (seniorprogram, tid: 2-3-2-3-2) 
 
Opprykksregler fra EJ til 200/300 m vedtas av Norges Skyterstyre. 
 
Administrasjonens drøfting: 
Skal vi forbli en breddeorganisasjon på sikt må rekruttering over i seniorklassene sikres.I DFS 
har vi over tid, med jevne mellomrom, hatt seriøse analyser og diskusjoner vedrørende frafall 
ved overgangen fra R/J til senior. Noen hevder at det må gjøres grep med programmene for 
de eksisterende rekrutteringsklassene i den tro at dersom overgangen gjøres mykere, med 
forvansket program i disse klassene, før opprykk til senior, vil interessen lettere beholdes.  
 
Administrasjonen tror ikke at det er nødvendig å gjøre verken klasse Eldre rekrutt eller junior 
mer tekniske for å lette overgangen til senior. Muligens vil dette heller virke mot sin hensikt, 
og heller gjøre det enda vanskeligere å starte med skyting i 15-17 års alder. Derimot kan det 
være et godt poeng å gjeninnføre den gamle klasse 1 på 100 meter. Dette var ei klasse som 
fungerte veldig bra før.  Opprettelse av en klasse Eldre Junior (EJ) på neste aldersnivå (18, 
eller 18 - 19 år), med vanlig mesterskapsprogram som for senior, vil gi denne aldersgruppen 
en mykere overgang til seniorklassene samt et bedre grunnlag for fordeling i 



klassestrukturen ved videre opprykk. De kan da plasseres rett inn i den klassen de hører 
hjemme i på 200/300 meter etter poengsummene de har oppnådd på 100 meter.   
 
Frivillig opprykk til seniorklasse kan likevel beholdes for de som vil ha større utfordringer. På 
denne måten vil vi ivareta opplæring i alle stillinger på 100 meter i det trygge miljøet som 
ungdomsutvalgene rundt om representerer. Skytterne vil også få et år med seniorprogram 
der de kun vil konkurrere med sitt årskull, som de kjenner fra før, og har sammenliknet seg 
med opp igjennom rekrutteringsklassene. Noe som kan fremme fellesskapsfølelsen, og ikke 
minst vil denne klassen tydelig markere at de fortsatt tilhører Ungdomssektoren i DFS, og bli 
tatt vare på deretter. Økonomisk er det en fordel å være her fordi R-ammo kan nyttes. Endog 
cal.22 kan nyttes ved trening og mindre konkurranser. Overgangen til stående skyting vil bli 
mykere enn ved 200/300 m. Det kan forutsettes at feltskyting for denne klassen skal være 
grovfelt for å sikre kontakt med seniorene. 
Konklusjon: Administrasjonen støtter DFSU sitt forslag, og mener en innføring av klasse EJ vil 
hjelpe oss i å beholde flere skyttere i organisasjonen ved overgang fra 100 meter til 200/300 
meter. 
 
Administrasjonen foreslår at Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2009 til å gjøre 
følgende vedtak: 
 
Det etableres klasse Eldre Junior på 100 meter med seniorprogram. 
 
Program og progresjon i rekrutteringsklassene blir da: 
 
10-15 år Aspirant 
11-13 år Rekrutt 
14-15 år Eldre Rekrutt 
16-17 år Junior (kne) 
18 år Eldre Junior (seniorprogram, tid: 2-3-2-3-2) 
 
Opprykksregler fra EJ til 200/300 m vedtas av Norges Skytterstyre. 
 
Hans O. Kveli la fram følgende forslag til alternativ progresjon i rekrutteringsklassene: 
10-16 år Aspirant 
11-14 år Rekrutt (kun liggende skyting) 
15-16 år Eldre rekrutt (liggende og knestående skyting) 
17-18 år Junior (liggende, knestående og stående skyting) 
 
Skytterstyret gis fullmakt til å fastsette endelig program og skytetider etter råd fra DFSU. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2009 til å gjøre følgende vedtak: 
Hans O. Kveli sitt forslag vedtas med 6 mot 1 stemme. Morten Bjerknæs stemte for 
administrasjonens forslag. 

 
 
 

Sak 18/2009 Tingsak: Forslag om endring av rangering NM felt 
 
Oddbjørn Larsen, Torridal skytterlag, fremmer forslag om regelendring i NM felt for alle 
klasser. Forslaget går ut på at innertreff fra innledene skyting (30-skudden) også teller i 
mesterskapet (maksimalt 42/42). Forslaget er støttet av ombudsmøtet i Agder skyttersamlag. 
 
 



Drøfting:  
Hovedargumentet i forslaget er at den skytteren som har skutt flest innertreff totalt på hele 
feltrunden (42 skudd) er den skytteren som har skutt best i konkurransen totalt sett. Dette 
bør gi seier i mesterskapet, selv om skytteren kanskje ikke har skutt den beste finalen av de 
med like mange treff. I utgangspunktet er dette et godt argument, men i denne 
sammenheng er det viktig at vi også tar med følgende argumentasjon: 
Under feltskytingene på Landsskytterstevnet skytes det innledende skyting over fem dager. 
Vi har mange eksempler på at vær og vind varierer mye både fra dag til dag og fra tidlig til 
sent på dagen. Ved å la innertreff telle på alle 42 skuddene, vil man i enda større grad enn i 
dag være avhengig av et gunstig tidspunkt for skyting. 
På Landsskytterstevnet skytes det kun på oppgitte avstander både på grovfelt og finfelt. Ved 
å la innertreffene fra innledende skyting få enda mer å si, vil dette favorisere”prikk-skyttere” 
framfor felt-spesialistene. Skytterne vil derfor få enda større fokus på presisjon enn det de har 
i dag. 
 
Forslaget peker også på at man med bruk av innertreff på alle 42 skuddene vil gjøre det mer 
TV vennlig og enklere å forstå for publikum. TV er som kjent pr i dag ikke interessert i å vise 
feltskyting fra LS. Om en slik regelendring vil endre NRKs holdning til dette vites ikke, men 
det er lite sannsynlig at det vil få avgjørende betydning. For publikum vil det trolig være 
enklere å følge med dagens ordning. 
 
Et poeng som taler for en regelendring er at man lettere kan skille skytterne. Dette vil trolig 
gi færre omskytinger og igjen en raskere gjennomføring av finaleskytingen. Omskytinger har 
man hatt i enkelte klasser på finfelt de siste årene. Dette har ikke skapt store problemer 
tidsmessig, ettersom man har tatt høyde for dette i tidsplanen.   
I grovfelt har det derimot vært minimalt med omskytinger etter at regelen med at 
innertreffene teller i finalen ble innført. Det er lite som tyder på at dette vil bli noe stort 
problem i fremtiden heller, såfremt vanskelighetsgraden på finaleskytingen legges på 
samme nivå. Tallene i tabellen støtter opp under dette. 
 
Tallene i tabellen er hentet fra grovfelt klasse 2-5 + V55: 

Landsskytterstevne Ant. skyttere med 30 treff Ant. skyttere med 42 treff 
2004 – Sandnes 11 1 (ca 9 % av de med 30 treff) 
2005 – Lesja 25 9 (ca 36 % av de med 30 treff) 
2006 – Målselv 40 9 (ca 22,5 % av de med 30 treff) 
2007 – Steinkjer 72 4 (ca 5,5 % av de med 30 treff) 
2008 – Førde 42 6 (ca 14 % av de med 30 treff) 

 
De siste årene har DFS jobbet for å få et helhetlig og likt regelverk i organisasjonen. Et av 
hovedpoengene i dette arbeidet har vært at skyteprogrammet skal være likt i alle ledd i 
organisasjonen. Dersom en regelendring for felten på LS er aktuell, bør man også vurdere 
om en regelendring bør gjelde for alle mesterskap i DFS. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak 
på Skyttertinget 2009: 
 

Dagens regelverk for NM felt opprettholdes. 
 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2009 til å gjøre følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 



Sak 19/2009 Tingsak: Forslag om endring av rangeringsreglene i baneskyting 
 
Agder skyttersamlag, etter forslag fra Søgne skytterlag, fremmer forslag om at det i 
baneskyting på fullt mesterskap rangeres etter innertierregelen for alle 35 skudd, både ved 
stevner med fortløpende finale og finale til slutt. 
 
Forslagsstilleren argumenterer med at et slikt regelverk vil definere den beste skytteren.  
 
Gjeldende vedtak er fattet av Norges Skytterstyre i sak 64/2008:   
Skytterbokas pkt. 10.412 som omhandler rangering i mesterskap på bane, endres fra og med 
1/1-2009 slik at der hvor mesterskapene skytes med fortløpende finaleomgang, rangeres 
skytterne etter innertierregelen på samtlige 35-skudd ved poenglikhet. Der hvor omgang 
skytes til slutt, opprettholdes dagens regelverk med at det kun rangeres etter 
innertierregelen på 10 skudd finaleomgang ved poenglikhet.  
 
Gjennom Styrets vedtak i sak 61/2008 er dermed forslaget om rangering etter 35 skudd 
allerede innført ved stevner med fortløpende omgang. Dermed gjenstår forslaget om 
rangering etter alle 35 skudd i stevner med avsluttende finaler.  
 
Drøfting: 
Administrasjonen opprettholder sin argumentasjon og innstilling fra tidligere drøftinger i 
denne saken. Dvs. at det ved stevner med mesterskapsomgang til slutt skal rangeres etter 
innertierregelen på 10 skudd finaleomgang ved poenglikhet. Det er riktig at rangering etter 
samtlige 35 skudd vil gi seier til skytteren med det beste sluttresultatet, men nødvendigvis 
ikke til den beste skytteren. Resultatene kan være oppnådd under vidt forskjellige forhold, 
og da vil særlig en rangering som prioriteter innertiere være fordelaktig for de som skjøt 
under de beste forholdene. Noe av denne forskjellen nullstilles ved at skyttere med lik 
poengsum stiller likt inn til finaler, og der skyter samtidig og under helt like forhold. 
 
Administrasjonen mener videre at dagens reglement er mest oversiktlig for publikum og 
ikke minst for speaker som skal holde skyttere og publikum oppdatert. Det blir vanskeligere 
og mer uoversiktlig å kåre mestere når man må holde kontroll på alle tellende skudd, også 
fra den innledende skytingen.     
 
Sjansen for likhet etter rangering med innertierregelen er absolutt størst i mesterskapene på 
100m. Det oppfattes imidlertid ikke i alminnelighet som spesielt problematisk at det blir 
noen omskytinger. Administrasjonen er av den generelle oppfatning at omskyting om 
førsteplasser og titler setter en ekstra spiss på kåringer. En regel som tilsier at det ved 
poenglikhet skal være omskyting om førsteplass i seniormesterskap vil derfor være iht. dette 
synspunktet.   
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak 
på Skyttertinget 2009: 
 
Dagens regelverk for rangering av like resultater ved finale til slutt i baneskyting 
opprettholdes. 
 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2009 til å gjøre følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 



Sak 20/2009 Tingsak: Budsjettsøknad for offentlige midler 
 
I ”REGLEMENT FOR ØKONOMISTYRING I STATEN, fastsatt ved kongelig resolusjon av 12. 
desember 2003 og gjennom ”BESTEMMELSER OM ØKONOMISTYRING I STATEN” fastsatt 
samme dato, er det fastlagt kriterier for driftsstøtte over forsvarsbudsjettet kap.1719 post 71: 
 
”Den overordnede målsettingen for organisasjoner som mottar driftsstøtte, er å styrke 
forsvarsviljen- og eller evnen hos det norske folk og å være nyttig for totalforsvaret.  
Opplysningsorganisasjonene som mottar driftsstøtte må ha som mål å styrke 
folkeopplysningen gjennom informasjon og holdningsskapende arbeid. Det legges vekt på 
at informasjonen skal representere et mangfold. Øvrige organisasjoner skal bidra til økt 
interesse for rekruttering til Forsvaret, samt bidra til å opprettholde Forsvarets evne og vilje 
til å utføre sine oppgaver så vel som folkets forsvarsmotivasjon. Internasjonal 
fredsbevarende og fredsbyggende aktiviteter vektlegges. 
 
Forsvarsdepartementet vil prioritere å gi støtte til organisasjoner som når et størst mulig 
publikum. Fordi departementet gir driftsstøtte, og i liten grad stiller spesifikke krav til 
hvordan organisasjonens oppgaver løses og målsettinger nås, er det viktig at målgruppene 
oppfyller visse krav: 
 

• Organisasjonene må, i tillegg til å oppfylle øvrige kriterier for støtte, være landsdekkende. 
• Hovedsammenslutninger av organisasjoner bør prioriteres. 
• Organisasjonene må ikke vedkjenne seg politikk som strider mot norsk lov. 
• Organisasjonene må ikke ha en formålsparagraf som motarbeider den sikkerhets- og 

forsvarspolitikk som Stortinget har vedtatt. 
• Organisasjonene bør ikke ha som hovedoppgave å fremme sine medlemmers ve og vel.” 

 
Det frivillige Skyttervesen har sine grunnregler gitt av Stortinget. Formålsparagrafen har stått 
uforandret i mer enn 100 år, men passer svært godt til de kriterier som departementet har 
gitt for driftsstøtte: 
 
”Det frivillige Skyttervesens mål er å fremme praktisk skyteferdighet innen det 
norske folk og derved dyktiggjøre det for landets forsvar.” 
 
Vårt overordnede mål: 
Da Stortinget opprettet Det frivillige Skyttervesen var det med den klare hensikt å bygge 
opp under forsvarsviljen og å styrke Forsvaret. 
 
DFS er en breddeorganisasjon - ”innen det norske folk”- med klar forsvarsmessig tilhørighet - 
”dyktiggjøre det for landets forsvar-”. Hele vår aktivitet legges opp til og nå så mange som 
mulig gjennom lokale rekrutteringstiltak, markedsføring gjennom stevneaktivitet og lokale 
tilbud, utdanning av tillitsmenn og instruktører. 
 
DFS er en praktisk utøvende organisasjon som trenger baneanlegg. Det er viktig å 
understreke betydningen av at hvert lag har sin egen skytebane, så langt dette er mulig. 
Bygging og vedlikehold av baner blir i stor grad gjort på dugnad med midler fra det 
offentlige og midler som lagene selv skaffer til veie. Organisasjonen arbeider målbevisst med 
miljøforbedringstiltak gjennom den såkalte ”Miljøpakka”.     
 
Ved å ta hånd om salg av våpen og ammunisjon sentralt vil organisasjonen hjelpe skytterne 
med å kvalitetssikre disse produktene, og gi medlemmene best mulig pris. 
 
Gjennom styrking av det forpliktende samarbeidet med Forsvaret, og gjennom avtaler om 



bruk av baner/bygningsmasse, gjennom utdanningstiltak og felles arrangement – søke å 
legge forholdene best mulig til rette for vårt virksomhetsområde. DFS har således over flere 
tiår hatt samarbeidskurs med HV for utdanning av skyteinstruktører. Siden 2007 er dette 
også gjennomført med deler av med Hærens styrker. 
 
I St.prp. nr 42. Den videre moderniseringen av Forsvaret i perioden 2005 – 2008 har bl.a. ført 
til en kvalitetsreform av Heimevernet. Dette får den konsekvens at Heimevernets behov for 
skytebaner for gjennomføring av trening øker. Våre skytterlag må her være forberedt på økt 
støtte til HV gjennom lokale avtaler, slik vi kjenner det fra tidligere. 
 
DFS startet i 2005 et samarbeid med HV for økt fokus på utnyttelse av den skyteferdighet 
som DFS’ ungdomsskyttere har. Dette gjaldt både førstegangstjenesten og plassering i 
strukturen senere. Ordningen med førstegangstjeneste ved HVUV fungerte utmerket. I 2008 
ble imidlertid HVUV lagt ned og ordningen lagt på is inntil videre.   
 
DFS har i sine ungdomskull en relativt stor andel kvinnelige skyttere. Det bør utformes en 
strategi i samarbeid med Forsvaret slik at DFS kan støtte bestrebelsene med å informere og 
rekruttere de mest motiverte og best egnede av begge kjønn til Forsvarets mangeartede 
virksomhet. Herunder bør fokus fortsatt rettes mot ungdomsklassene ved f. eks 
Landsskytterstevnet, sentrale kurs for tillitsvalgte og regionale seminarer. DFS’ hjemmesider 
er allerede i bruk bl.a. til dette formål. Ved arrangement av Landsskytterstevnet 2008 søkte 
DFS om prosjektmidler til egen storskjerm til 100m skytingene, hvor ungdomsklassene har 
sine mesterskap. Denne skjermen ble forutsatt disponert av Forsvaret for markedsføring i 
kombinasjon med resultatvisning. DFS er kjent med Forsvarets uttalte målsetting om 
minimum 25 % kvinneandel i oppsetningene og har bl.a. dette som en målsetting ved de 
tiltak som nevnt ovenfor. For LS 2009 og senere vil vi fortsatt tilby Forsvaret markedsføring 
av ovennevnte satsing på storskjermer på LS.    
 
I en tid med et forsvar i sterk omorganisering og mange nordmenns opplevelse av et 
redusert nærvær av avdelinger, må vi som en frivillig forsvarsorganisasjon kunne hevde at 
vårt nærvær overalt i landet er viktigere enn noen gang. Ivaretakelse av skytebaner og 
arbeidet med å ha aktive skytterlag overalt får med dette en økt betydning.  
 
I arbeidet med å ta vare på skytebanene, særlig de som ligger nær bebyggelse, opplever vi 
et sterkt press på økonomien i organisasjonen. Vi har store kostnader til juridisk og teknisk 
bistand for enten å beholde eksisterende baner eller å bygge nye, lengre vekk fra 
bebyggelse. Det haster med å sikre eksisterende skytebaner. For å holde de økonomiske 
rammer innenfor anleggssektoren har Norges Skytterstyre vedtatt en reduksjon av ordinære 
bidrag for skytterlagenes oppgradering av sine baner i et 20 års perspektiv på den enkelte 
bane. For 2010 er denne reduksjon 50 %. 
 
Målgrupper: 
Helt fra starten av har Det frivillige Skyttervesen blitt pålagt å gjennomføre 
instruksjonsskyting for alle som i prinsippet ønsker det, spesielt nevnes ungdom fra og med 
det år de fyller 14 år og til og med utskrivningsåret.  
 

• I lokalmiljøet arrangeres skyteskoler. Dette anses som ett av de beste rekrutteringstiltak.  
• Skolene er en målgruppe vi søker å nå gjennom organisert skoleskyting i ungdomsskoler 

og videregående skoler. 
• Også voksne gis tilbud om opplæring gjennom trening og konkurranser i klasser spesielt 

tilpasset voksne nybegynnere. 
• Hvert år arrangeres Skytingens Dag i en stor del av lokallagene for at lokalbefolkningen 

skal få anledning til å bli kjent med skyttermiljøet. 



Forsvaret - spesielt Heimevernet - skal så langt som råd er gis anledning til å benytte 
skytterlagenes baner og bygninger. Dette samarbeidet reguleres gjennom avtaler med hvert 
enkelt skytterlag. De baner Heimevernet ønsker å benytte for sine årlige treninger gis 
prioritet ved oppgradering og kontroll av sikkerhet før avtale om bruk inngås. Til dette 
avsettes det særskilte midler for skytterlagene som eier disse baner. Skytterlagene vil, så 
langt kapasitet og ressurser rekker, gi jegere anledning til trening og å avlegge skyteprøven 
for storviltjegere slik det fremgår i vår avtale med Direktoratet for naturforvaltning. Ca 80.000 
storviltjegere gjennomfører årlig trening og skyteprøven på DFS’ baner. 
 
Enkeltprosjekter som skal videreføres: 
Skyttertinget har prioritert tre områder det skal jobbes spesielt med: 
 

1. Skytebaner (anlegg)  
2. Rekruttering  
3. Ammunisjon. 

 
Et fjerde prosjekt som det arbeides videre med i årene framover er fortsatt overgang til bruk 
av elektronisk målmateriell, også i feltskyting, samt utstyr for publikumsvisning for samme.  
 
Ved Skyttertinget i 2009 vil DFS sette fokus på oppdatering av regelverket for 
antidopingarbeidet i organisasjonen. Bakgrunnen er et generelt økt fokus på 
problemstillingen innen idretten og i samfunnet forøvrig. Også Forsvaret har rettet et 
sterkere fokus på dette de senere år. Dagens regelverk har sitt utspring i vedtak tidlig i 1980-
årene hvor det ble forutsatt at DFS’ sentrale administrasjon skulle forestå dette arbeid, 
inklusive praktiske tester.  Ved et vedtak om reviderte regler kan det bli et mer omfattende 
antidopingarbeid, kan hende med innleid støtte fra Antidoping Norge, noe som vil medføre 
økonomiske konsekvenser.  
 
1.  Skytebaner/anlegg 
 Av de totale bevilgninger fra FD brukes hvert år ca en tredjedel til nybygg og vedlikehold. 
Av disse midlene er 5 mill. kr. brukt til støyforbedringstiltak på baner med høyt støynivå, det 
såkalte Miljøpakkeprosjektet. Dette prosjektet skal gå over mange år etter en på forhånd 
godkjent plan. I en rapport fra SFT 1714/2000 av 18. februar 2000 blir det pekt på at dette 
arbeidet gir størst støydempende effekt av de tiltak som er kjent i dag, og det hevdes at 
økning i resursinnsatsen i prosjektet fram til 2010 bør vurderes. Det har så langt ikke skjedd 
noe av praktisk betydning for prosjektet. Det gjenstår fortsatt ca 67 skytebaner på listen over 
aktuelle baner for miljøpakketiltak. Målsettingen er fortsatt fem baner hvert år, men 
kostnadsøkning har ført til at det realistiske tall er 2-3 baner.  DFS’ anleggsavdeling vil i de 
nærmeste år systematisere arbeidet med å støysoneberegne samtlige skytebaner eid av 
tilsluttede skytterlag. Hensikten er å forebygge at støysonene benyttes til formål som er lite 
forenlig med vår virksomhet. Dessuten kan kommunene benytte seg av vårt arkiv ved behov, 
slik at saksbehandling i kommunene blir enklere og raskere ved ombygging/nybygging av 
skytebaner. For øvrig gjøres dette arbeid av DFS allerede, men da på anmodning i det 
enkelte tilfelle. DFS vil fortsette utprøvingen av eventuelle nyvinninger hva gjelder 
støydempningsmetoder for standplasser. 
  
Når DFS nå søker om en økning av driftsstøtten har det hovedsaklig sin bakgrunn i et 
økende økonomisk støttebehov på grunn av stadig høyere krav til miljø- og 
sikkerhetsmessige løsninger, som igjen betyr høyere kostnader. Et økende press for flytting 
av baner vekk fra boligområder fører også til et øket behov for juridisk og teknisk bistand. 
Den generelle kostnadsøkning i bygg- og anleggsbransjen spiller også en viktig rolle, noe 
som gir grunn til bekymring for dette spesielt viktige satsningsområdet. Med dagens 
vanskelige rammebetingelser for bygging av nye skytebaner er det av største betydning å 



vedlikeholde eksisterende anlegg. Økte tilskudd genererer økt egeninnsats fra skytterlagene, 
og bidrar dermed til betydelig verdiskapning.  
Norges Skytterstyre har tatt opp til vurdering støtte til innendørs anlegg for rekruttering og 
grunnleggende opplæring. Dette har vi så langt ikke hatt midler til.  
 
Fra og med 2008 har DFS sett seg nødt til å øke bemanningen ved Skytterkontoret. En 
vesentlig økning i bruk av Internett, E-post, Tillitsnett og Administrasjonsprogram på data i 
skytterlag og samlag har tvunget fram en forsterkning av IT-avdelingen. Her var det tidligere 
kun en ansatt. Med alle kostnader i tillegg til lønn representerer dette alene en 
kostnadsøkning på ca kr 500.000.  
 
I tillegg til fokus på miljøet med hensyn til støy er DFS også involvert i et prosjekt igangsatt 
av Statens Forurensningstilsyn(SFT) for å kartlegge mulige miljø-utfordringer med hensyn til 
eventuell avrenning av tungmetaller fra kulefang på skytebaner. Sett fra DFS’ side er 
resultatene fra prosjektet ikke foruroligende for oss, men prosjektet vil i de nærmeste år 
kunne medføre inndekning av kostnader til tiltak av foreløpig ukjent omfang. I samarbeid 
med Statens Forurensningstilsyn og NIVA vil det i nær framtid vurderes prøveprosjekter som 
kan ta hånd om eventuell avrenningsproblematikk. Til eventuelle slike prosjekter vil det bli 
søkt om prosjektmidler utenom de ordinære tilskudd.  
 
I 2006 igangsatte DFS en total gjennomgang av de sikkerhetsmessige forhold på alle 
skytebaner tilhørende tilsluttede skytterlag. Prosjektet er omfattende og vil kreve økonomisk 
innsats i flere år framover.   
 
Konsekvensene av manglende resurser på skytebanesektoren vil først og fremst være 
redusert innsats i miljøpakkearbeidet fordi kostnadsveksten i anleggssektoren er stor. I 2008 
er ventelisten for baner som trenger tiltak i denne pakken 67, med en total kostnadsramme 
på ca kr 120 - 140 mill. Samtidig vil den totale sikkerhetsgjennomgang av alle baner forsinkes 
og ordinær støtte til vedlikehold reduseres som nevnt ovenfor.  
 
2.  Rekruttering 
 DFSU har utarbeidet et eget budsjettforslag for 2011 som legges ved. Der beskrives tiltak 
som ønskes igangsatt for å styrke rekrutteringen. Dette gjelder bidragsordningene, 
aktivitetsstøtte, kurs og samlinger, merker, diplomer og informasjonsmateriell tilpasset 
forskjellige målgrupper. De øvrige breddetiltakene – som Dugleiksmerket, Den norske 
skyttermedalje, Forsvarsmerket, skoleskyting og skyteskoler – opprettholdes og styrkes 
gjennom informasjonstiltak, utvikling av støttemateriell og økonomiske tiltak. Nye trekk i 
aktiviteten blir støtte til rekrutteringen til Forsvarets nye struktur, herunder også rekruttering 
av kvinner til tjeneste i Forsvaret. I vårt samarbeid med FD, bl.a. ved møter i infoforum, kan 
informasjonen mot våre kvinnelige medlemmer formes slik Forsvaret ønsker det. I 2008 
hadde DFS fortsatt ca 18 000 – 20 000 medlemmer som var 20 år eller yngre. Herav ca 25 % 
kvinner. 
 
Norges Skytterstyre har i sine drøftinger i prinsippet vedtatt å styrke den økonomiske støtten 
til aktivitet på lokalt/regionalt nivå. Midler til nedskriving av ammunisjon til 
rekrutteringsskyttere er øket ved at gruppen som nyter godt av ordningen er utvidet tom 20 
år.  
 
Norges Skytterstyre har en klar intensjon om at kostnadene med å være aktiv i 
ungdomsklassene i vår virksomhet skal holdes under kontroll og helst reduseres.   
Nedskriving av ammunisjon er ett sentralt virkemiddel for å styrke rekrutteringen fra en 
bredest mulig del av befolkningen. Ønskemålet er derfor ytterligere midler for 
kostnadsreduserende tiltak.    



All den tid vi baserer vår virksomhet på skyting med grovkalibret ammunisjon, tilsvarende 
den som Forsvaret nytter, er hele den store ungdomsgruppen godt forberedt på den 
aktivitet som venter i militærtjenesten. 
 
DFS finner ingen grunn til å legge skjul på den oppdragende virksomhet som ligger i 
bunnen for all skyteaktivitet. Utøverne opparbeider en god evne til å følge regler og 
bestemmelser for opptreden og behandling av skytevåpen. En egenskap som samfunnet har 
uvurderlig nytte av.  
 
3.  Ammunisjon 
Det ble ekstra viktig for DFS å følge opp ammunisjonsmarkedet etter at Nammo Raufoss AS 
flyttet produksjonen av skytterlagsammunisjon til Finland (Lapua). Så langt har vi ikke fått 
indikasjoner på at dette i seg selv blir en fordyrende prosess, men utviklingen må følges 
nøye. Kontakten med produsenten, produktutviklingen og leveranse vil bli ivaretatt ved 
Nammo Raufoss som før. Selv om man skulle få en viss prisøkning er målet fortsatt å 
opprettholde et høyt aktivitetsnivå i de ulike konkurranseformer, spesielt gjelder det å følge 
opp med tiltak og forbedringer i de feltmessige disipliner. Saken vi hadde gående med 
Konkurransetilsynet er avklart. Den merknaden som gjaldt nedskrivning av 
rekruttammunisjon er ivaretatt. All rekruttammunisjon blir nå nedskrevet. Skytterkontoret 
omsetter ammunisjon også fra Norma AS. I 2005 ble det omsatt en patrontype for Norma AS. 
Produktspektret er i 2009 utvidet til fire forskjellige ammunisjonstyper. 
 
Norges Skytterstyre vurderer fortløpende ytterligere tiltak for å gjøre ammunisjon billigere 
for skytterne, særlig medlemmer i aldersgruppen 20 år og yngre.  
 
Arbeidet med klargjøring og vurdering av bruk av Forsvarets nye kaliber 5,56 mm i Sauer 200 
STR nærmer seg en avslutning. Det gjenstår mindre tekniske detaljer før løsningen kan sies å 
være fullt ut funksjonell. Den avsluttende tekniske finpuss utstår til DFS har besluttet 
godkjenning av kaliberet. Produksjon av denne ammunisjonen har et materialforbruk som er 
halvert i forhold til dagens ammunisjonstyper.  I dette kaliber ligger det derfor en 
forventning om prisgevinst på ammunisjon. 
   
Elektronisk anvisning  
Overgangen til elektronisk målmateriell / anvisning er fortsatt i sterk utvikling. Et samarbeid 
mellom Forsvaret og DFS førte i 2001 til at baneskytingene på Landsskytterstevnet i Bodø 
foregikk på elektroniske skiver. Publikumsløsningene ble meget godt mottatt og en kan 
derfor konkludere med at den nye teknikken ikke på noen måte har svekket 
Landsskytterstevnets popularitet. Generelt vil organisasjonen bruke en del resurser på å 
følge opp utviklingen på dette felt. Hva overgangen til elektronisk anvisning vil koste oss i 
årlige utgifter er vanskelig å tallfeste, men vi har allerede sett at organisasjonen vil få en del 
nye utgiftsposter i denne sammenheng. Nye modeller av elektronisk skivemateriell må 
testes og godkjennes før det tas i bruk. Forsvaret, ved GIHV, har igangsatt vurdering av 
innføring av elektronisk anvisning også i feltskyting. For HV vil bruk av elektroniske feltfigurer 
være mannskaps-besparende og på sikt, etter alt å dømme, også være et godt økonomisk 
tiltak. 
 
Elektronisk målmateriell for Stang- og felthurtigskyting på lags- og samlagsnivå.  
DFS har til nå gitt bidrag til kjøp av mekanisk målmateriell for disse øvelsene. Etter en 
prosess og et samarbeid med SFT og NIVA endrer DFS dette til kun bidrag til elektronisk 
målmateriell som miljømessig er en gunstigere løsning. Dette materiellet er imidlertid 
vesentlig dyrere enn det mekaniske og krever derfor økte midler for i ønskelig grad å påvirke 
lagene og samlagene til anskaffelse av slikt materiell.    
 



Utvikling av resultatsystemer og IT løsninger 
I 2009 har DFS startet arbeidet med anskaffelse av et nytt resultatprogram til 
Landsskytterstevnet. Dagens resultatprogram baserer seg på DOS, og en ny windows basert 
løsning er helt nødvendig for å kunne avvikle LS med de store kravene til gjennomføring 
som dette arrangementet stiller ved bruk av elektronisk målmateriell. Kostnad for nytt 
program er estimert til 1.0 til 1.3 mill. 
 
I 2010 vil det også bli iverksatt en anskaffelse av nytt administrasjonsprogram for 
skytterlagene. Dagens programvare er 8 år gammel og er basert på lokal installasjon. Nye 
versjoner fra Microsoft har medført at det er problemer med å få dette programmet 
installert. En ny web basert løsning er derfor helt nødvendig, også med tanke på å 
effektivisere/rasjonalisere arbeidet i skytterlagene. Antatt kostnad 1.5 til 2.0 mill. 
En oppgradering av DFS`utdanningsmodell ble vedtatt på Skyttertinget 1999 og ble 
gjennomført i full skala. Parallelt med dette må det fortsatt gjøres en betydelig jobb med 
utvikling og oppdatering av utdannings- og støttemateriell for tillitsvalgte.  ”Håndbok for 
skytterlag”, som Skytterstyret ønsket å sende ut til alle skytterlag, ble ferdigstilt og sendt alle 
skytterlag i 2002. Håndboken ble finansiert med prosjektstøtte fra FD. Boken har fått meget 
god omtale av brukerne. Det skjer fort endringer på mange felt innen organisasjonen og i 
løpet av de nærmeste år er en oppdatering helt nødvendig. Med prosjektstøtte fra FD ga 
DFS i 2007 ut eget hefte med tema ”konkurranseskyting med AG3 i DFS”. 
 
I budsjettforslaget for 2011 er det gjort enkelte justeringer i forhold til forslaget for 2010.   
Skyttertinget må som vanlig gi Skytterstyret fullmakt til å foreta de nødvendige prioriteringer 
ut fra de midler som departementet stiller til rådighet. 
 
Utviklingen av FDs driftsstøtte de senere år samt kommentarer om framtidige prioriteringer 
av eventuelt økning av disse. 
 
Det er tidligere påpekt følgende forhold hva gjelder utviklingen av driftsstøttens størrelse: 
I perioden 2001 – 2007 steg konsumprisindeksen fra 108,7 til 118,6 hvilket ga en prosentvis 
økning i seksårsperioden på 9.1. I nevnte periode var økningen i driftsstøtten til DFS fra FD 
på 6.7 %. I samme periode er det imidlertid en lønnsvekst på ca 27.6 %.  DFS ble derfor i 
prinsippet tvunget til økonomiske innsparinger i nevnte periode.  I den perioden som er 
beskrevet ovenfor er følgende tiltak/innsparinger foretatt: 
 

• reduksjon av antall ansatte fram tom 2007 
• reduksjon av kontorleiekostnader 
• reduksjon av antall styremøter 
• generelle tiltak av rasjonaliserende/besparende art  

 
Med dette har DFS gjort en målrettet innsats for at de mest prioriterte sektorer skal forbli 
relativt uberørt. Fom 2008 har DFS, som beskrevet foran, sett seg nødt til å øke 
bemanningen med en person.  
 
DFS gjennomfører jevnlig anskaffelser/kjøp av tjenester som er underlagt reglene for 
offentlige anskaffelser. Tidvis, som i 2008-2009, er dette relativt tunge prosjekter som krever 
kompetanse for korrekt håndtering som ligger utenfor ansattes forutsatte kunnskapsområde. 
Arbeidet blir derfor både tidkrevende og økonomisk krevende fordi det må leies inn 
omfattende støtte til prosessene. DFS ser seg derfor best tjent med en framtidig håndtering 
av prosjektområdet ved å ansette en person med dette som spesialfelt, evt kombinert med 
en mulig avlastning av innleid juridisk bistand. Posten for administrasjon i budsjettet 
gjenspeiler derfor dette behov  
 



Under avsnittet om skytebaner pekes det på at miljøpakkens framdrift og støtte til innendørs 
skytebaner er to områder hvor organisasjonen tilkjennegir ønsker/tanker om vesentlig økt 
økonomisk satsing.   
 
Kostnadene for den enkelte aktive utøver er etter manges mening en negativ faktor i 
rekrutteringsarbeidet. Det er for inneværende år allerede truffet tiltak for å bedre dette ved 
økt tilskudd til nedskrivning av ammunisjon. Tiltak i stor skala på dette felt er økonomisk 
meget krevende, men like fullt en vurdering som må gjøres kontinuerlig.   
 
Etter flere år med fast beløp ble DFS for år 2008 tildelt driftsstøtte med en økning på kr 
546.000. For 2009 var økningen kr 904.000. DFS ser positivt på at den fastlåste situasjon med 
fast beløp over mange år ble brutt. Økningen er imidlertid kun på 3 % og vil ikke 
kompensere for lønns- og prisvekst. Dette medfører ytterligere press på budsjettpostene.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2009: 
 
Det søkes Forsvarsdepartementet om en bevilgning på kr 40 475 000,- for år 2011. 
Skytterstyret gis fullmakt til å foreta justeringer på poster når bevilgningen for 2011 fra 
Stortinget er fastsatt. 

FORSLAGET TIL BUDSJETT FOR 2011 SER SLIK UT SAMMENLIGNET MED 
SØKNAD FOR 2010 OG BEVILGNING FORDELT PÅ POSTER 2009 

POST PROSJEKT SØKER FOR SØKT FOR BEVILGET 2009 
    2011 2010 FORDELT PÅ 
        POSTER 

11 Administrasjon           10 600 000             9 900 000                9 913 000  

12 
Landssk.st./Nordisk/NC/NM 
felt/skifelt/skogsløp             2 100 000             2 000 000                2 325 000  

13 Medaljer, diplomer, merker                775 000               675 000                   753 000  
14 Bidrag lag, samlag, kretser             2 600 000             2 600 000                2 603 000  
15 A Bidrag baner             7 700 000             7 700 000                4 020 000  
15 B Spesielle støytiltak             7 000 000             7 000 000                5 000 000  
16 A Utdanning             1 500 000              1 300 000                1 473 000  

16 B 
Utdanning/ samarbeid 
HV/matr                500 000               500 000            Inngår i utd. 

17 Rekruttering             2 000 000             1 800 000                1 435 000  
18 A Feltskyting                800 000                800 000                   442 000  
18 B Skogsløp/Skifeltskyting                600 000               400 000                   250 000  
19 Ammunisjonsbidrag             2 650 000             2 650 000                2 412 000  
20 A Markedsføring/ informasjon                850 000               750 000                   860 000  

 21  
Oppdatering av 
adm.program                600 000                         0                  600 000 

 22           Antidopingarbeid                200 000               200 000                          
  SUM           40 475 000           38 275 000              32 086 000  

 
Merk: Beløp for 2009 er kr 886.000 høyere enn bevilget. Dette finansieres ved andre tilskudd 
samt overføringer av ubrukte midler fra 2008 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2009 til å gjøre følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 

  



Sak 21/2009 Tilskudd til finalearena for Stang- og felthurtigskyting på LS 2009 
 
Landsskytterstevnet 2009 har søkt om tilskudd til utbedring av finalearena for Stang- og 
felthurtigskyting.  Innhentet kostnadsoverslag lyder på kr 250.000 inkludert merverdiavgift.  
Arrangøren søker om kr 200.000 i tilskudd. 
 
Drøfting:  
Etter innføring av finaleskytinger i Stang- og felthurtigskyting, og med den interesse TV-
sendinger viser for dette så stilles det krav om at denne arenaen er så publikumsvennlig som 
mulig.  DFS har derfor hatt praksis for å gi økonomisk tilskudd til opparbeidelse av slike 
arenaer.  Imidlertid må dette tilskuddet stå i forhold til de budsjettmessige midlene som er 
tilstede.  Det er budsjettposten ”ekstraordinært bidrag” under anleggsavdelingen som har 
midler til bidrag til opparbeidelse av finalearena for Stang- og felthurtigskyting, og i 2009 er 
det budsjettert med kr 100.000 til formålet.  Administrasjonen mener derfor at man ikke kan 
gå utover dette beløpet. 
 
Administrasjonen vil anbefale Norges Skytterstyre å innvilge søknaden fra 
Landsskytterstevnet 2009, men at tilskuddet settes til kr 100.000. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre gir etter søknad kr 100.000 i tilskudd til Landsskytterstevnet 2009 for 
opparbeidelse av finalearena for Stang- og felthurtigskyting. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 

Sak 22/2009 Tingsak: Årsregnskapet 2008 med årsberetning 
 
Følgende regnskap for 2008 med årsresultat kr -493.577 og årsberetning i henhold til 
regnskapsloven legges fram for Skyttertinget 2009. 
 
ÅRSBERETNING 2008 AVGITT I HENHOLD TIL REGNSKAPSLOVEN 
 
Det frivillige Skyttervesen (DFS) er en ideell, frivillig, landsomfattende organisasjon opprettet 
av Stortinget i 1892 med formål å fremme praktisk skyteferdighet innen det norske folk og 
derved dyktiggjøre det for landets forsvar.   
 
Virksomheten skjer i skytterlagene (ca 860) over hele landet etter retningslinjer gitt av 
Stortinget, Skyttertinget og Norges Skytterstyre, med en utøvende administrasjon plassert 
ved Skytterkontoret i Oslo.  Den daglige sentrale virksomhet er basert på årlig bevilgning til 
DFS over Forsvarsbudsjettets kap. 1719. 
 
DFS har en egen salgsavdeling hvor våpen, ammunisjon og organisasjonsartikler omsettes.  
Annet hvert år har DFS et landslotteri.  Inntektene fra denne virksomheten dekker en del 
utgifter som ikke kan belastes det regnskapet som viser bruk av bevilgningen gitt over 
Forsvarsbudsjettet.  Dessuten brukes inntektene fra denne virksomheten til å dekke rene 
organisasjonsmessige utgifter på områder hvor aktiviteten er blitt større enn forutsatt, og 
bevilgningen over Forsvarsbudsjettet ikke strekker til. 
 



Den totale omsetningen er økt med ca 4,6 mill i forhold til 2007-regnskapet.  Årsaken til 
dette er i første rekke landslotteriet 2008, men også omsetningsøkning i salgsavdelingen 
samt økning i det offentlige tilskuddet har bidratt til denne omsetningsøkningen. 
 
Årsresultatet er på – 493.577 kroner.  Underskuddet skyldes i første rekke bruk av private 
midler på tiltak som fremmer organisasjonens formål gjennom bruk av tidligere års 
lotterioverskudd innenfor områdene ungdomsarbeid og utdanning, utvikling og utsending 
av sikkerhetspakke til skytebaner samt finansiering av utvikling av elektronisk feltskytings-
materiell.  Det er i tillegg brukt et betydelig beløp av private midler for å kunne opprettholde 
ammunisjonsbidragssatsene i 2008.  Underskuddet har ført til at organisasjonens frie 
egenkapital er redusert til under 10 mill kroner.  Den er fortsatt på et forsvarlig nivå ut fra det 
ansvaret organisasjonen har som arbeidsgiver. 
 
Norges Skytterstyre mener at årsregnskapet gir et rettvisende bilde av Det frivillige 
Skyttervesens eiendeler og gjeld, finansielle stilling og resultat.  Fortsatt drift av organisa-
sjonens virksomhet er lagt til grunn for regnskapet, da styret anser at forutsetningen for 
fortsatt drift av den sentrale virksomheten er til stede. 
 
Arbeidsmiljøet ved Skytterkontoret er sikret gjennom internkontroll for å ta vare på helse, 
miljø og sikkerhet.  Et eget verneombud sørger for at de pålagte kontrollrutiner blir fulgt.  
Skytterkontoret er tilknyttet bedriftslegeordning. 
 
På Skytterkontoret jobber det 3 kvinner og 12 menn.  Ingen av de ansatte jobber deltid.  
Gjennomsnittslønnen for alle ansatte er kr 433.000.  Gjennomsnittslønnen til kvinnene er noe 
lavere enn for mannlige ansatte, noe som begrunnes i at 2 av de 3 kvinnelige ansatte er 
ansatt i kontorstøttefunksjoner.  Generalsekretær og assisterende generalsekretær, som 
utgjør Skytterkontorets ledelse, er begge menn.  Alle stillinger på Skytterkontoret har sin 
egen stillingskode etter Statens Lønnsplanhefte, og følgelig en fast lønnsramme.  Dette 
momentet er viktig for å fremme likestilling mellom kjønnene på Skytterkontoret.    
 
Andelen kvinner blant de voksne aktive skytterne utgjorde i 2008 ca 10 %, og andelen synes 
å være økende, og i hele organisasjonen jobbes det for å få større kvinneandel i tillitsmanns-
apparatet på alle nivåer.  DFS har kvinnerepresentasjon i Norges Skytterstyre. Ved framtidige 
stillingsutlysninger på Skytterkontoret vil kvinner bli oppfordret til å søke. 
 
Det har ikke vært alvorlige skader eller ulykker som har rammet de ansatte i 2008.  
Sykefraværet ved Skytterkontoret utgjorde 5,7 % av den ordinære arbeidstiden.   
 
Det frivillige Skyttervesen har i 2008 vært involvert i forskning og utvikling innenfor følgende 
områder: 
 

• Utprøving av nyvinninger hva angår støydempingsmetoder for standplasser. 
• Deltakelse i prosjekter med formål å undersøke skadeomfanget av eventuell avrenning 

av tungmetaller fra kulefanger på skytebane. 
• Utvikling av presisjonsvåpen og ammunisjon i nytt kaliber 5.56. 
• Utvikling og oppgradering av utdannings- og støttemateriell for tillitsvalgte. 
• Utvikling og oppgradering av administrative verktøy til bruk i skytterlag og skyttersamlag, 

herunder administrasjonsprogramvare, web-portal og web-shop. 
 
Organisasjonens virksomhet påvirker det ytre miljøet på to hovedområder: 
 
Gjennom salgsvirksomheten gjør en seg nytte av de transport- og distribusjonstilbud som 
finnes i samfunnet, og 



aktiviteten i skytterlagene påvirker det ytre miljø, vesentlig i form av støy.  Disse forholdene 
er regulert gjennom Forurensningsloven og tilhørende konsesjonsbestemmelser. 
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REGNSKAP PRIVATE OG OFFENTLIGE MIDLER  
Resultatregnskap 2008 
    
DRIFTSINNTEKTER Noter 2008 2007 
    
Salgsinntekter 3,4,5 27 399 816 26 533 678 
Abonnementsinntekter 4 1 836 086 1 659 731 
Offentlige tilskudd 2 31 289 161 30 731 979 
Andre driftsinntekter   128 120 
Salgsinntekter landslotteriet 6 3 042 620  
Sum driftsinntekter  63 567 683 59 053 508 
    
DRIFTSKOSTNADER    
Varekostnad 1 24 568 783 23 359 923 
Lønnskostnad 1,13 9 993 338 8 300 998 
Avskrivning varige driftsmidler 1 47 417  
Annen driftskostnad 1 17 527 670 14 196 691 
Utbetalte tilskudd 1 12 579 171 15 691 855 
Sum driftskostnad  64 716 379 61 549 467 
    
NETTO TIL/FRA OFFENTLIGE MIDLER    
Overførte offentlige midler til neste år 2,16 -1 085 762 -959 707 
Overførte offentlige midler fra tidligere år 2,16 959 707 1 874 771 
    
DRIFTSRESULTAT PRIVATE MIDLER  -1 274 751 -1 580 895 
    
FINANSINNTEKTER OG FINANSKOSTNADER    
Sum finansinntekter  781 930 594 218 
Sum finanskostnader  756 912 
Resultat av finansposter  781 174 593 306 
 
    
ÅRSRESULTAT  -493 577 -987 589 
 
 
    



Endring i egenkapitalen:    
Egenkapital med lovpålagte restriksjoner    
Overførte midler DFSU   -17 650 
Rekrutteringsfremmende tiltak 8 -334 219 -598 487 
Markedsføring info   -393 500 
Skytebanesikkerhet 8 -554 744  
Felt-/Skifelt 8 -167 813 -218 863 
Landslotteriet 2008 6 773 341  
    
Egenkapital med selvpålagte restriksjoner    
Overførte midler DFS Trygdefondet 15 -22 361 -21 514 
    
Annen egenkapital    
Fra fri egenkapital  -187 781 262 425 
Sum  -493 577 -987 589 

 
BALANSE PR 31.12.2008 
    
 Noter 2008 2007 
EIENDELER    
    
ANLEGGSMIDLER    
Varige driftsmidler    
Driftsløsøre, inventar, kontormaskiner 10 116 295  
Sum varige driftsmidler  116 295  
    
Finansielle anleggsmidler    
Lånefinansiering reservedelslager 11 500 000 500 000 
Sum finansielle anleggsmidler  500 000 500 000 
    
SUM ANLEGGSMIDLER  616 295 500 000 
    
    
OMLØPSMIDLER    
Varer 12 7 231 583 6 680 992 
    
Fordringer    
Kundefordringer  2 652 639 2 225 078 
Andre kortsiktige fordringer 12 830 088 899 037 
Sum fordringer  3 482 726 3 124 115 
    
Bankinnskudd, kontanter og lignende 14 12 973 844 11 618 185 
    
SUM OMLØPSMIDLER  23 688 154 21 423 292 
    
SUM EIENDELER  24 304 449 21 923 292 

 
 
 
 



BALANSE 31.12.2008 
 Noter 2008 2007 
EGENKAPITAL OG GJELD    
    
EGENKAPITAL    
Med lovpålagte restriksjoner    
Rekrutteringsfremmende tiltak 8 408 256 742 475 
Felt-/skifelt 8 1 096 030 1 263 843 
Skytebanesikkerhet 8 49 662 604 406 
Markedsføring/informasjon  82 544 82 544 
Landslotteriet 2008 6 773 341  
Sum  2 409 833 2 693 268 
    
Med selvpålagte restriksjoner    
DFS Trygdefondet 15 592 529 614 890 
Sum  592 529 614 890 
    
Annen egenkapital    
Fri egenkapital  9 928 267 10 116 048 
Sum  9 928 267 10 116 048 
    
    
SUM EGENKAPITAL  12 930 629 13 424 206 
    
GJELD    
Kortsiktig gjeld    
Ubenyttet offentlige midler 16 1 159 136 959 707 
Leverandørgjeld  6 773 545 5 208 736 
Skyldig offentlige avgifter  198 968 179 715 
Annen kortsiktig gjeld  3 242 171 2 150 928 
Sum kortsiktig gjeld  11 373 820 8 499 086 
    
SUM GJELD  11 373 820 8 499 086 
    
SUM EGENKAPITAL OG GJELD  24 304 449 21 923 292 
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Regnskapsprinsipper 
Årsregnskapet er satt opp i samsvar med regnskapslovens bestemmelser og er utarbeidet 
etter norske regnskapsregler.  Anbefalinger til god regnskapsskikk for ideelle organisasjoner 
er lagt til grunn der dette er ansett formålstjenlig.  For øvrig er god regnskapsskikk for små 
foretak lagt til grunn. 
 
Årsregnskapet omfatter Det frivillige Skyttervesens private midler og offentlige midler.  Det 
er utarbeidet et separat regnskap for offentlige midler mottatt over statsbudsjettet og som 
er inntatt som note i regnskapet.  Eventuelle offentlige midler som ikke er benyttet i 
tildelingsåret overføres til bruk senere år.  Disse inngår i betalingsmidlene og er oppført som 
ubenyttede offentlige midler i balansen. 
 
Aktiviteten som er finansiert over DFS’ private midler, er i regnskapet fordelt på følgende 
virksomhetsområder: 
 

- Salg av våpen, ammunisjon og organisasjonsartikler, 
- drift av Norsk Skyttertidende, 
- utvikling og salg av administrasjonsprogram for skytterlag og skyttersamlag 
- landslotteriet 2008, og 
- annen organisasjonsvirksomhet som tar til seg kostnader som ikke dekkes av det 

offentlige tilskuddet. 
 
Transaksjoner regnskapsføres til verdien på transaksjonstidspunktet.  Tilskuddet over 
statsbudsjettet resultatføres i tildelingsåret.  Med tildelingsåret menes samme året som 
tilskuddet er ment å dekke driften av Det frivillige Skyttervesen.  For del av tilskuddet som 
utgjør fremtidige avskrivninger på driftsmidler anskaffet i år er inntektsføringen utsatt.  
Øvrige offentlige tilskudd resultatføres i samme år som tilsagn blir gitt.  Annen inntekt 
resultatføres når den er opptjent.  Utgifter er kostnadsført i samme periode som tilhørende 
inntekt og aktivitet (sammenstillingsprinsippet). 
 
Det frivillige Skyttervesen er ikke skattepliktig for noen del av virksomheten. 
 
Klassifisering av balanseposter 
Omløpsmidler og kortsiktig gjeld omfatter normalt poster som forfaller til betaling innen et 
år etter balansedagen, samt poster som knytter seg til varekretsløpet.  Øvrige poster er 
klassifisert som anleggsmidler. 
 
Kundefordringer 
Kundefordringene er oppført i balansen til pålydende etter fradrag for avsetninger til 
forventet tap. 
 
Varebeholdninger 
Lager av innkjøpte varer for videresalg er verdsatt til laveste av anskaffelseskost etter FIFO-
prinsippet og virkelig verdi. 
 
Varige driftsmidler 
Eiendeler bestemt til varig eie og bruk, balanseføres og avskrives.  Avskrivning gjennomføres 
lineært over driftsmidlets økonomiske levetid.   
 
Pensjonsforpliktelser 
DFS har avtale om avtalefestet pensjonsordning.  Ordningen er tilskuddsbasert gjennom 
medlemskap i Statens Pensjonskasse.  Det er derfor ingen pensjonsforpliktelser knyttet til 
ordningen. 



Note 1 – Fordeling av inntekter og kostnader         
  INNTEKTER KOSTNADER 
  Salgs- Andre   Vare- Lønns- Av- og ned- Annen Utbetalte   
    inntekter inntekter SUM kostnader kostnader skrivninger driftskostnad tilskudd SUM 
Private midler                  
Salgsvirksomheten 26 444 401  26 444 401 23 193 107 1 273 910 10 730 1 716 383  26 194 130 
Norsk Skyttertidende 545 475 1 836 086 2 381 561 1 274 668 886 725  596 134  2 757 527 
Administrasjonsprogrammet 409 940  409 940 101 008 94 303  218 983  414 294 
Landslotteriet 2008  3 042 620 3 042 620  222 475  1 768 704  1 991 179 
Øvrig virksomhet private midler     44 828  1 886 427 344 888 2 276 143 
Sum private midler 27 399 816 4 878 706 32 278 522 24 568 783 2 522 241 10 730 6 186 631 344 888 33 633 273 
           
Offentlige midler          
11 Administrasjon  31 289 161 31 289 161  6 022 143 36 687 3 702 257  9 761 087 
12a Landsskytterstevnet     807 872  1 420 933  2 228 805 
12b Nordisk Mesterskap     63 776  375 975  439 751 
12c Norgescupen i baneskyting     3 087  54 406 27 000 84 493 
12d NM skifelt og skogsløp     9 326  20 544 26 000 55 870 
13 Medaljer/diplomer og premier       789 265  789 265 
14 Tilskudd til lavere organisasjonledd        2 600 203 2 600 203 
15a Ordinære anleggsmidler     26 043  1 863 523 2 369 092 4 258 658 
15b Miljøpakkemidler     6 253  681 772 3 497 154 4 185 179 
16 Utdanning     335 270  902 342 60 388 1 298 000 
17 Rekruttering     91 647  566 545 781 808 1 440 000 
18 Feltskyting/skifeltskyting     40 744  150 769 433 585 625 098 
19 Ammunisjonsbidrag        2 355 000 2 355 000 
20 Markedsføring     64 936  535 583 84 053 684 572 
21 Ny webportal       277 125  277 125 
Sum offentlige midler  31 289 161 31 289 161  7 471 097 36 687 11 341 039 12 234 283 31 083 106 
           
Sum totalt 27 399 816 36 167 867 63 567 683 24 568 783 9 993 338 47 417 17 527 670 12 579 171 64 716 379 



Note 2 - DFS offentlige midler    
INNTEKTER    
Ordinært tilskudd 25 296 000  24 750 000 
Utsatt inntekstføring, jfr note 9 -73 374   
Miljøpakkemidler 5 000 000  5 000 000 
Andre tilskudd 1 066 535  981 979 
Sum inntekter 31 289 161  30 731 979 
    
UTGIFTER    
11 Administrasjon 9 761 087  8 763 889 
    
12 Arrangementer    
12a Landsskytterstevnet 2 228 805  1 338 646 
12b Nordisk Mesterskap 439 751  389 643 
12c Norgescupen i baneskyting 84 493  73 889 
12d NM skifelt og NM skogsløp 55 870  49 066 
Sum post 12 2 808 919  1 851 244 
    
13 Medaljer, diplomer og premier 789 265  683 902 
    
14 Tilskudd lag, samlag og kretser 2 600 203  2 843 219 
    
15 Anleggsavdelingen    
15a Ordinær drift 4 258 658  5 234 114 
15b Miljøpakken 4 185 179  5 906 509 
Sum post 15 8 443 837  11 140 623 
    
16 Utdanning 1 298 000  1 173 000 
    
17 Rekruttering 1 440 000  1 247 000 
    
18 Felt- og skifeltskyting    
18a Feltskyting 336 600  361 800 
18b Skifeltskyting 288 498  162 312 
Sum post 18 625 098  524 112 
    
19 Ammunisjonsbidrag 2 355 000  2 040 000 
    
20 Markedsføring    
20a Informasjon 684 572  756 288 
20b Driftstilskudd Norsk Skyttertidende 80 000  408 000 
Sum post 20 764 572  1 164 288 
    
21 Prosjekt nytt øk.system/webportal  277 125  215 766 
    
Sum utgifter 31 163 106  31 647 043 
Sum utgifter ekskl interne overføringer 31 083 106  31 239 043 
    
Mindrebruk av offentlige midler 126 055  -915 064 
    
Overført off. midler fra tidligere år 959 707  1 874 771 
Overført off. midler til neste år 1 085 762  959 707 
Resultat offentlige midler 0  0 



Note 3 – Driftsregnskap salgsvirksomheten 
 SUM VÅPEN AMMUNISJON ANNET SALG 
 2008 Budsjett 2007 2008 2007 2008 2007 2008 2007 
Salgsinntekter          
Ordinære salgsinntekter 26 444 401 22 700 000 25 591 022 10 319 812 11 213 210 15 443 841 13 613 267 680 748 764 545 
Sum salgsinntekter 26 444 401 22 700 000 25 591 022 10 319 812 11 213 210 15 443 841 13 613 267 680 748 764 545 
          
Varekostnader          
Varekjøp 23 743 698 19 625 000 23 268 583 8 543 273 9 970 070 14 495 426 12 551 004 704 999 747 509 
Endring varelager -550 591  -1 247 622 231 225 -617 560 -678 879 -583 742 -102 937 -46 320 
Sum varekostnader 23 193 107 19 625 000 22 020 961 8 774 498 9 352 510 13 816 547 11 967 262 602 062 701 189 
          
Bruttofortjeneste 3 251 294 3 075 000 3 570 061 1 545 314 1 860 700 1 627 294 1 646 005 78 686 63 356 
Bruttofortjeneste i prosent 12,29 13,55 13,95 14 ,97 16,59 10,54 12,09 11,56 8,28 
          
Lønnskostnader 1 273 910 950 000 1 080 670       
          
Avskrivninger 10 730         
          
Annen kostnad          
Fraktkostnader 845 336 875 000 780 729       
Husleiekostnader 317 202 260 000 277 647      
Leasing/driftsavtaler 54 776 45 000 52 707       
Inventar, kontormaskiner 54 137 15 000 45 953    
Revisjon 46 350 48 000 52 650    
Andre konsulenttjenester 19 000 30 000 23 560       
Kontorrekvisita, trykksaker 106 774 50 000 38 727       
Telefon og porto 11 176 20 000 24 465       
Reise- og oppholdsutgifter 63 121 125 000 76 353       
Markedsføring 156 271 175 000 230 011       
Forsikringer 42 240 35 000 31 916       
Sum annen kostnad 1 716 383 1 678 000 1 634 718       
Driftsresultat 250 271 447 000 854 673       



Note 4 – Driftsregnskap for Norsk Skyttertidende 
 Regnskap Budsjett Regnsk 2007 
Driftsinntekter:    
Annonseinntekter 545 475 560 000 537 107 
Abonnementsinntekter 1 836 086 1 500 000 1 659 731 
Driftstilskudd fra offentlige midler 80 000 500 000 408 000 
Sum driftsinntekter 2 461 561 2 560 000 2 604 838 
    
Produksjon-/distribusjonskostnader    
Trykningsutgifter 803 875 800 000 755 675 
Porto- og distribusjon 470 793 390 000 466 281 
Sum produksjons-/distribusjonskost 1 274 668 1 190 000 1 221 956 
    
Lønnskostnader 886 725 750 000 792 472 
    
Annen driftskostnad    
Husleiekostnader 97 037 90 000 96 724 
Inventar, kontormaskiner osv  10 000 33 306 
Revisjonshonorar 12 875 12 000 14 626 
Andre honorarer  15 000 17 653 
Kontorrekvisita 12 723 20 000 13 335 
Telefon og porto 39 718 75 000 65 697 
Reise- og oppholdsutgifter 376 075 320 000 307 522 
Markedsføring 56 477 25 000 21 131 
Forsikring 1 229 5 000 938 
Sum annen driftskostnad 596 134 572 000 570 932 
Driftsresultat -295 966 48 000 19 478 
    
Note 5 – Salg administrasjonsprogram til skytterlag og skyttersamlag 
 Regnskap Budsjett Regnsk 2007 
Inntekter:    
Salgsinntekter 409 940 490 000 405 549 
Sum inntekter 409 940 490 000 405 549 
    
Varekostnader:    
Tjenester til videresalg 101 008 160 000 117 006 
Sum varekostnader 101 008 160 000 117 006 
    
Lønnskostnader 94 303 80 000 107 321 
    
Annen driftskostnad    
Inventar kontormaskiner osv 23 273 25 000 8 129 
Konsulenthonorarer EDB 118 131 160 000 199 812 
Kontorrekvisita 16 980 15 000 12 139 
Telefon og porto 10 836 15 000 17 759 
Reise- og oppholdsutgifter 49 763 30 000 50 522 
Markedsføring  5 000  
Sum annen driftskostnad 218 983 250 000 288 361 
Driftsresultat -4 354 0 -107 139 
 



Note 6 – Landslotteriet 2008    
 Regnskap Budsjett Lotteri 2006 
Brutto salgsinntekter 5 817 625 5 875 000 6 051 150 
Til skytterlagene 2 775 005 2 700 000 2 884 710 
Netto salgsinntekter 3 042 620 3 175 000 3 166 440 
    
Lønnskostnader 222 475 200 000 196 461 
    
Annen driftskostnad    
Skrapelodd 175 000 150 000 136 250 
Lotterigevinster 1 104 753 1 200 000 1 154 308 
Kjøpte tjenester 30 000 35 000 31 500 
Kontorrekvisita 10 976 50 000 67 932 
Telefon og porto 187 815 130 000 120 871 
Reise- og oppholdsutgifter 10 213 20 000 24 115 
Salgsfremmende tiltak 249 947 250 000 245 040 
Sum annen driftskostnad 1 768 704 1 835 000 1 780 016 
Driftsresultat 2008 1 051 441 1 140 000 1 189 963 
Kostnadsført foregående år 278 100   
Overskudd landslotteriet 2008 773 341   

 
Note 7 – Øvrig virksomhet    

    
 Regnskap Budsjett Regnsk 2007 

Lønns-/personalkostnader 44 828 50 000 228 003 
Inventar og utstyr 6 335 30 000 38 278 
Reise- og oppholdsutgifter 58 542 100 000 27 858 
Representasjon 106 727 90 000 91 708 
Kontingenter og gaver 44 953 50 000 30 502 
Forsikringer 22 361 20 000 21 514 
Kostnader fremtidige lotterier   278 100 
Leie storskjerm til LS 400 500 320 000  

 684 246 660 000 715 963 
 

Note 8 – Organisasjonsutgifter 
 Regnskap Budsjett Regnsk 2007 
Landsskytterstevnet 213 040 240 000 252 565 
Markedsføring, storskjerm LS 2007   393 500 
Felt-/skifelt, elektroniske finalefeltfigurer 167 813  218 863 
Ammunisjonsbidrag 172 614 200 000 278 999 
DFSU, rekrutteringsvirksomhet 42 827 200 000 448 062 
Utdanning 291 392  168 075 
Sikkerhetspakke skytebaner 554 744 600 000  
Epost skytterlag og skyttersamlag 149 467 200 000  
 1 591 897 1 440 000 1 760 064 

 
 
 
 
 
 
 



Note 9 – Utsatt inntektsføring av offentlige tilskudd 2008 
 
Mottatt offentlig tilskudd som først blir benyttet i senere år tas ikke til inntekt men skal føres 
opp i balansen som utsatt inntekt.  Dette gjelder offentlig tilskudd som er benyttet til 
anskaffelse av driftsmidler som har en økonomisk levetid på mer enn ett år.  Den utsatte 
inntekstføringen skal tilsvare fremtidige avskrivninger på anskaffede driftsmidler. 
 
Utsatt inntektsføring av offentlig tilskudd 2008: 
Bokførte anskaffelser av driftsmidler i 2008 110 061 
Bokførte avskrivninger i 2008 36 687 
Bokført utsatt inntektsføring 31.12.2008 73 374 
 
Note 10 – Varige driftsmidler 
 Salgs-

avdelingen 
Øvrig 

virksomhet 
Offentlige 

Midler 
 

Sum 
Anskaffelseskost 01.01.08 108 405 192 325 511 180 811 910 
Tilgang 2008 53 651 0 110 061 163 712 
Avgang 2008 0 0 0 0 
Anskaffelseskost 31.12.08 162 056 192 325 621 241 975 622 
     
Akkumulerte avskrivninger 31.12.08 119 135 192 325 547 867 859 327 
 
Bokført verdi 31.12.08 

 
42 921 

 
0 

 
73 374 

 
116 295 

 
Årets ordinære avskrivninger 

 
10 730 

  
36 687 

 
47 417 

     
Økonomisk levetid 5 år  3 år  
Avskrivningsplan 20 %  33 %  
 
DFS har lagt seg på en noe høyere beløpsgrense for aktivering av driftsmidler enn den 
beløpsgrense som er bestemt i skatteloven.  Dette er begrunnet i at det meste av 
driftsmidlene finansieres av offentlig tilskudd.   

 
Note 11 – Fordringer/gjeld 
Fordringer med forfall senere enn ett år: 
 
Lånefinansiering reservedelslager 

  
2008 2007 

500 000 500 000 
     
Ingen del av gjelden forfaller senere enn 5 år 
 
Note 12 – Varebeholdninger  

    

   2008 2007 
Våpen   2 310 956 2 542 181 
Ammunisjon   3 705 478 3 026 599 
Organisasjonsartikler   1 215 149 1 112 212 
Sum   7 231 583 6 680 992 
     
Beholdning av premier og plaketter   128 029 144 940 
     
 
Beholdningene er oppført til anskaffelseskost.  Ukurans er hensyntatt. 
Beholdningen av premier og plaketter er vurdert som forskuddsbetalt kostnad og inngår i 
posten "annen kortsiktig fordring". 



 
Note 13 – Lønnskostnader ansatte, godtgjørelser, lån til ansatte  
Samlede lønnskostnader i resultatregnskapet er fordelt på følgende poster: 
   
 2008 2007 
Lønnskostnader 8 471 927 7 051 617 
Folketrygdavgift 1 219 073 1 032 450 
Pensjonskostnader (AFP) 63 821 60 477 
Annen godtgjørelse 238 517 156 454 
Sum 9 993 338 8 300 998 

 
Antall årsverk i 2008: 15   
   
 Generalsekretær Styret 
Lønn 747 563 75 000 
Annen godtgjørelse 6 000 157 200 
Sum 753 563 232 200 

 
Note 14 – Bundne midler, garantier 
 2008 2007 
Skattetrekkskonto 460 842 569 534 
Portogaranti 15 500 15 500 
Tollgaranti 250 000 250 000 
Garanti Landslotteriet 2 745 456 2 623 883 
Sum 3 471 798 3 458 917 

 
Note 15 – DFS Trygdefondet  
Det er ikke foretatt utbetalinger fra Trygdefondet i 2008 
  
Innbetalinger fra skytterlagene til dekning av forsikringspremie 48 652 
Årspremie ansvarsforsikring i IF Forsikring 71 013 
For lite innbetalt fra skytterlagene, belastet DFS Trygdefond 22 361 

 
Note 16 – Ubenyttet offentlige midler 
Bokførte midler som gjelder mottatte tilskudd overført til senere år: 
   31.12.2008 31.12.2007 
Miljøpakkemidler overført til bruk neste år  864 344 49 523 
Ordinære midler overført til bruk neste år  221 418 910 184 
Sum  1 085 762 959 707 
Utsatt inntektsføring av offentlig tilskudd  73 374  
Totalt   1 159 136 959 707 

 
 
Norges Skytterstyres innbyr Skyttertinget 2009 til å gjøre følgende vedtak: 
 
Årsberetning og regnskap for private og offentlige midler for 2008 godkjennes. 
 

 
 
 



Sak 23/2009 
Tingsak: Forslag om endring av bekledningsreglement for        
     aspirantklassen 

 
Fra ombudsmøtet i Nordmør skyttersamlag: 
 
Punkt 7.221 i skytterboken inneholder følgende angående klasse aspirant: 
 
Påkledning: 
Det er ikke tillatt å benytte spesiell skytebekledning eller skytesko. Følgende modifikasjoner 
på vanlig bekledning er tillatt: 
 
Opphengskrok for geværrem på overarm og albuebeskyttere. (Jfr. Skytterbokas pkt. 8.142). 
Kontroll av bekledning foretas av standplassleder ved opprop. (Det er tillatt å benytte 
skytterlue og skytterhanske) 
 
Forslag: Hele denne passus (Påkledning) i pkt. 7.221 fjernes.  
 
Begrunnelse: 
Klassen skyter alle skudd liggende. Skytesko har således ingen verdi i det hele tatt for 
skytteren. Dette er ingen konkurranseklasse, og fordeler ved bruk av f.eks. skytejakke gir 
således ikke skytteren noen konkurransemessige fortrinn. Tvertimot kan slik tillatelse gi 
bedre rekrutterings-effekt fordi innøving i bruk av rem vil være lettere idet skytejakken vil gi 
bedre hold enn en vanlig jakke påfestet en opphengskrok. Skytteren vil således føle seg 
langt mer komfortabel med en slik løsning. Skytejakker kan idag anskaffes for rundt 1000,- 
kroner slik at kostnadsfaktoren bør ikke være avskrekkende. Dog må det være sagt at 
skytejakker i aspirantklassen ikke må anses nødvendig og når skytteren f.eks. skyter med 
anlegg, vil denne ha svært begrenset effekt. Flere skytterlag har anskaffet et antall 
rekruttjakker til utlån, og endel aspiranter arver ofte jakker av sine eldre søsken.  
Forbudet mot spesiell skytebekledning ble i sin tid innført fordi en ønsket å holde 
kostnadene nede i denne klassen. Både andre endringer i klassens reglement og prisfall kan 
tyde på at forbudet med fordel kan oppheves. 
 
Drøfting i DFSU: 
DFSU ønsker å holde fast ved intensjonen om at klasse Aspirant skal være en billig 
lavterskelklasse, der inngangsbilletten til skytesporten holdes på et absolutt minimum. DFSU 
ser at det er mange skytterlag som etter hvert sitter med mange skytterjakker, og at mange 
aspiranter derfor helt sikkert kunne tenke seg å benytte en av disse. DFSU er allikevel 
skeptiske til å åpne for bruk av skytejakke i klassen. 
Blir forbudet opphevet vil vi ikke kunne hindre noen fra å kjøpe skytterjakker til en langt 
høyere pris enn 1000kr. 
Dette vil eventuelt være en utvikling ingen ønsker. Videre ønsker DFSU heller å oppfordre de 
som ønsker å konkurrere med skytterjakke å rykke opp i Rekrutt/Eldre rekrutt/Junior. 
 
Vedtak i DFSU: 
DFSU anbefaler Norges Skytterstyre at dagens reglement, pkt 7.221, for bekledning i klasse 
Aspirant opprettholdes. 
 
Administrasjonens drøfting: 
Det har vært en politikk i DFS å prøve å begrense kostnadene. Dette ved blant annet å 
innføre enhetsvåpenet Sauer etc.  
Når klasse Aspirant ble innført i 1999 var argumentasjonen at om vi skal redusere 
kostnadene, må vi redusere behovet for spesialutstyr. Skal dette bli en realitet, må man ha et 
forbud mot dette i denne klassen. For å tiltrekke nybegynnere bør det ikke koste for mye, og 



nivået i klassen bør være slik at ingen føler at man er for dårlig. Skytterne må få tid på seg til 
å finne ut om skyting er så interessant at han/hun vil benytte mer tid på sporten. 
Altså var klassen ment som en ren rekrutteringsklasse. Senere har profilen på klassen blitt 
videre styrket ved at vi har tillatt bruk av støtte. Samtidlig har aldersgrensen for klasse 
Rekrutt blitt senket til 11 år. Dermed kan du starte som 10 åring i klasse Aspirant, og etter ett 
år velge å rykke opp i klasse Rekrutt om du ønsker det. Da er det fritt frem for bruk av 
skytterjakke. 
Om vi velger å åpne for bruk av skytterjakke vil det alltid være noen som vil kjøpe det ”beste” 
som er å få, og dermed måtte ut med langt mer enn for ei billig jakke til rundt 1000kr.  
Konklusjon: 
 
Administrasjonen støtter DFSU sitt vedtak. 
 
Administrasjonen foreslår at Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2009 til å gjøre 
følgende vedtak: 
 

 Dagens reglement, pkt 7.221, for bekledning i klasse Aspirant opprettholdes. 
 
Jarle Tvinnereim foreslo Nordmør skyttersamlag sitt forslag om å tillate skytejakke i klasse 
aspirant med følgende formulering: 
Nytt avsnitt "Påkledning" under pkt 7.221 i Skytterboka: 
 
Det er tillatt å benytte skytejakke, skytterlue, skytterhanske og albuebeskyttere (i henhold til 
regler under Skytterbokas pkt. 8.140). Det er ikke tillatt å benytte spesiell skytterbukse og 
skytesko. Kontroll av bekledning foretas av standplassleder ved opprop. 
 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2009 til å gjøre følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. Vedtatt med 4 mot 3 stemmer. Kveli, Undseth, Høgmo og 
Bjerknæs stemte for administrasjonens forslag, mens Tvinnereim, Kornbrekke og Hofstad 
stemte for Tvinnereims forslag. 

 
 
 

Sak 24/2009 Søknad fra skytter i klasse 3 om dispensasjon til å bruke Adlerauge 
 
Jostein Sandvik, Fikså skytterlag, Søre Sunnmøre skyttersamlag søker om dispensasjon som 
klasseskytter i klasse 3 til å benytte Adlerauge.  
 
”Begrunnelsen er aldersrelatert synssvekkelse og synsfeil. Når det gjeld feltskyting så har eg lenge 
vert plaga av litt for store synsproblemer, på litt lange avstander så store at det ikke er aktuelt å 
delta. Ein må kunne sjå såpass at ein kan fokusere fort nok til å mestre korte skytetider. Da eg fyller 
66 år i mai kan ein selvfølgelig hevde at tingen for meg er å begynne i V65. Eg skyt i klasse 3. Det er 
såleis ikke snakk om dei heilt store resultater, men eg er i forholdsvis god form og finn glede og 
inspirasjon i å skyte i ståande stilling. Vil gjerne fortsette med det, så lenge eg føler det slik.  
Da det no kan sjå ut som Adlerauge kan hjelpe litt på synsproblemene på baneskyting utendørs 
og innendørs og muligens litt på felt, i fint ver, håper eg på ein posetiv respons på denne 
søknaden. I min alder må ein vel kunne ansjå det som unødvendig å legge beslag på ein lege sin 
tid, for å dokumentere slik aldersrelatert synssvekkelse og synsfeil, som vi på min alder plagast 
med, så å si 100 prosent. Resultatet av denne søknaden vil ha betydning for mitt videre virke som 
DFS skytter og medhjelper i skytterlaget”      
 
 



Gjeldende vedtak: 
Adlerauge med linse i fast forstørrelse 0,3 eller 0,5 tillates benyttet i klassene V55, V65 og V73 
som en prøveordning i 2009. Til Norges Skytterstyres møte i oktober 2009 skal 
Geværutvalget gi en ny innstilling til om Adlerauge skal tillates brukt på permanent basis, og 
om dette skal utvides til å gjelde for flere brukergrupper.  
 
Drøfting: 
Aldersrelatert synssvekkelse er et kjent og naturlig utviklingstrekk hos mennesker flest. Det er 
av den grunn en meget relevant problemstilling som her tas opp. Erfaringer og 
tilbakemeldinger så langt tyder på at Adlerauge er et nyttig og populært hjelpemiddel for 
veteranskyttere flest, en aldersgruppe søkeren selv tilhører. Det er grunn til å tro at det i 
gruppen ”eldre skyttere” som velger å skyte klasseført er flere som kunne ha nytte av 
Adlerauge som hjelpemiddel. Her er det også skyttere som holder et høyt nivå.  
 
Det er viktig at konkurranser i DFS oppleves som rettferdige. Om bruk av Adlerauge blant 
skyttere flest kan gi fordeler er noe prøveordningen for 2009 skal avdekke. Når det gjelder 
søkeren så vil trolig ikke det å tillate bruk av Adlerauge for hans del gi de store utslagene 
resultatmessig. Når det er nevnt så er det samtidig en prinsipiell sak om det skal gis 
dispensasjoner innenfor en prøveordning. Det kan i den sammenhengen vise seg at et 
endelig vedtak medfører at dispensasjonen må trekkes tilbake, og at det av den grunn vil 
være mest riktig å avvente til endelig utprøving og behandling er foretatt.  
 
Søkeren avslutter sin argumentasjon på en måte som kan oppfattes som et ultimatum. Slike 
utsagn bør ikke vektlegges, og man bør derfor se helt bort fra dette i drøftingen.    
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak:  
 
Søknad fra Svein Sandvik om dispensasjon til bruk av Adlerauge som klasse 3 skytter 
innvilges ikke.  

 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 

Sak 25/2009 Revidert budsjett for offentlige midler 2009 
 
Budsjettet for offentlige midler for 2009 ble vedtatt av Norges Skytterstyre i møte den 
13.12.08 under sak 90/2008.  Budsjettet som ble vedtatt har vært gjennom flere runder i styret 
samt med den enkelte budsjettansvarlige i administrasjonen.  I forhold til bevilgningen for 
2009 samt anslag over ubrukte midler fra 2008 og tidligere år var det således et optimalt 
budsjett som ble vedtatt. 
 
Regnskapet for 2008 er nå klart og oversikten over ubrukte midler viser at det akkumulerte 
beløpet fra 2008 og tidligere er kr 1.086.000 fordelt på kr 864.000 i miljøpakkemidler  og 
222.000 i ordinære driftsmidler.  Overførbare ordinære driftsmidler er kr 164.000 mindre enn 
hva som var lagt til grunn da budsjettet ble vedtatt i desembermøtet, slik at det må gjøres 
grep for å innarbeide dette. 
 
I tillegg viser en revidert administrativ aktivitetsplan at planlagt bruk av kr 400.000 til 
forprosjektering i forbindelse med nytt administrasjonsverktøy for skytterlag og skyttersamlag 
må utsettes til et senere år.  På en annen side er det av forskjellige årsaker innkommet flere 



dokumenterte søknader om ordinært banebidrag enn hva som var forutsatt i det vedtatte 
budsjettet.  Summen av disse forholdene gjør at det er nødvendig å vedta et revidert 
budsjett for bruk av offentlige midler i 2009. 
 
Drøfting: 
Post 15 a – ordinære anleggsmidler. 
Etter at fristen var gått ut var det innkommet søknader om ordinært banebidrag som tilsier en 
utbetaling på kr 1.868.000.  Etter at søknadsfristen var gått ut kom det 3 søknader fra 
skytterlag i Sunnfjord skyttarsamlag (Askvoll og Holmedal skyttarlag og Holsen skyttarlag) 
samt fra tidligere Senja skyttersamlag (Skånland skytterlag).  Søknadene fra disse lagene har 
blitt liggende hos skytebanekontaktene i samlagene av ymse årsaker.  Alle disse for sent 
innkomne søknadene tilfredsstiller kravet om en utbetaling på kr 100.000 til hver.  Det er i 
tillegg kommet ønske fra Falken skytterlag om utbetaling av forskudd på bidrag på kr 50.000 
på grunn av akutt økonomisk krise.  Falken skytterlag har imidlertid ikke søkt rettidig og 
utbetalingen kan derfor rent bokstavelig behandles som et forskudd og trenger ikke å 
innarbeides i budsjettet før i 2010, jfr budsjettprossessene. 
Av ovennevnte årsaker må post 15 a økes med kr 300.000. 
 
Post 15 b – Miljøpakkemidler 
I forbindelse med vedtak av budsjettet 2009 ble resultatet av drøftingene at det var 
nødvendig å foreta en kontrollert utsettelse av deler av et miljøpakkeprosjekt.  Dette for å 
kunne få rom for utbetaling av de ordinære banebidragene som var klarert for utbetaling 
med kr 100.000 i utbetalingssats.  Norges Skytterstyres vedtak om å redusere denne 
bidragssatsen til maksimalt kr 50.000 vil gi nødvendig effekt fra og med 2010 til å kunne 
håndtere miljøpakkeprosjektene som tidligere.  Miljøpakkemidlenes budsjett ble derfor i 2009 
satt til kr 4.000.000 pluss eventuelle ubrukte miljøpakkemidler fra 2008 og tidligere år.  
Overførte midler utgjør som ovenfor nevnt kr 864.000.  Post 15 b økes med dette beløpet i 
2009. 
 
Post 21 Webportal og webshop, prosjektering nytt administrativt verktøy 
Etter ønske fra IT-avdelingen ble det budsjettert med kr 600.000 under denne posten for 
2009.  Kr 400.000 er ment å bruke til en forprosjektering med utvikling av et nytt web-basert 
administrativt verktøy for skytterlag og skyttersamlag  Avdelingen mener nå at man har nok å 
gjøre med å komme i gang med et nytt resultatprogram til bruk under Landsskytterstevnene i 
2009 slik at kr 400.000 ikke vil bli brukt til formålet som var ment.  Post 21 må derfor reduseres 
med kr 400.000. 
 
Differansen mellom hva som var forventet overført (kr 386.000) og beløpet som ble overført 
(kr 222.000) av ordinære driftsmidler er på kr 164.000.  Gevinsten av innsparing (post 21) og 
merutgifter (post 15a) når det gjelder de ordinære driftsmidlene er på kr 100.000.  Det må 
derfor ryddes finansiering av restbeløpet på kr 64.000.  Administrasjonen foreslår å øke bruk 
av private midler til ammunisjonsbidrag med dette beløpet, samtidig som post 19 i 
budsjettet for offentlige midler reduseres tilsvarende. 
 



Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Det foretas følgende justeringer i budsjettet for offentlige midler for 2009: 
 

Økning i post 15a – ordinære anleggmidler 300.000 
Økning i post 15 b – miljøpakkemidler 864.000 
Reduksjon i post 19 – ammunisjonsbidrag -64 000 
Reduksjon i post 21 – nytt admprogram -400.000 
Sum 700.000 

 

 
Norges Skytterstyre vedtar følgende reviderte budsjett for offentlige midler 2009: 
 

Hovedpost Oppr budsj Endring Rev budsj 
11 Administrasjon 9 913 000 0 9 913 000 
12 Arrangementer 2 325 000 0 2 325 000 
13 Medaljer og premier 753 000 0 753 000 
14 Driftstilskudd lavere orgledd 2 603 000 0 2 603 000 
15a Ordinære anleggsmidler 5 020 000 +300 000 5 320 000 
15b Miljøpakka 4 000 000 +864 000 4 864 000 
16 Utdanning 1 473 000 0 1 473 000 
17 Rekruttering 1 435 000 0 1 435 000 
18 Felt- og skifeltskyting 692 000 0 692 000 
19 Ammunisjonsbidrag 2 412 000 -64 000 2 348 000 
20 Informasjon 860 000 0 860 000 
21 Webshop, admprogram 600 000 -400 000 200 000 
Sum 32 086 000 700 000 32 786 000 

 
Budsjettet for offentlige midler 2009 finansieres slik: 

Ordinært tilskudd fra FD 31 200 000 
Andre tilskudd 500 000 
Overførte midler fra 2008 1 086 000 
Sum 32 786 000 

 
I tilegg besluttes å bruke kr 547.000 av private midler slik: 

Hovedpost Oppr budsj Endring Rev budsj 
17 Rekruttering 300 000 0 300 000 
19 Ammunisjonsbidrag 183 000 +64 000 247 000 
Sum 483 000 +64 000 547 000 
    

 

 
 
 

Sak 26/2009 Gjesteliste for LS 2009 
 
I 2007 ble program for Norges Skytterstyres gjester ved LS endret. Gjestene (unntatt mil. og 
politisk ledelse) ble invitert til stevnets avslutning. Dette ble godt mottatt av gjestene.  
I 2007 fikk vi besøk av Forsvarsminister Anne-Grete Strøm Erichsen ved stevnets start. Det 
viste seg da meget praktisk at styret kunne være tilgjengelig og ha anledning til full 
oppmerksomhet ved besøket. I 2008 ble gjennomføringen tilsvarende. I 2009 må det gjøres 
ny vurdering pga innkvarteringskapasitet i Evje-området. 
 
 



Drøfting: 
Gjesteliste og program ved LS synes å ha funnet en god form. Det ble i 2007 og 2008 satt at 
frammøte var mulig onsdag kveld og at første offisielle gjestetilbud var lunch på hotellet ca 
kl 1300 torsdag i stevneuken. 
Vi har hele tiden innkvartert gjester der hvor styret er innkvartert. I 2009 vil kapasiteten på 
Revsnes hotell bli sprengt i stevneukens avslutning pga NRK sitt behov for 32 rom på 
hotellet. Det blir derfor i 2009 nødvendig å invitere gjester til LS ved stevnestart – dvs. til 
Skytterting, stevneåpning og Tingmiddag. Alle gjester må forlate hotellet søndag(2/8). Det 
samme gjelder de tingmenn som har fått tildelt innkvartering på Revsnes hotell. 
Revsnes hotell er arena for Skytterting og Tingmiddag. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Gjesteliste for LS opprettholdes. Forelagt program gjennomføres med frammøte for gjester 
torsdag 30 juli og avreise søndag 2. August.  
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 

Sak 27/2009 Forslag om regelendring vedrørende Dugleiksmerke 
 
Forslaget er fremmet av Sogn Ytre skyttersamlag, ved ombudsmøte, og ble enstemmig 
vedtatt: 
 
Drøfting fra Sogn Ytre v/Jens Liktvor: 
Vi har merka oss at rekr/jun.klassane kan skyta om merket både i rekr/junior og senior same 
året og på den måten oppnå 2 merker. Dette fører med seg feilrapporteringar frå laga til 
samlaget. Eg set med bevis for at ein skyttar i rekr/junior ved fleire høve står bokførd med 
same poengsum både på 100m og 200m. 
Det verkar litt søkt etter mi meining. 
For oss som var med i dugleiksmerkets begynnelse, like etter siste krig, var det stort å delta 
på denne skytinga. I starten var det like og framfor alt greie reglar å, forholda seg til. Dette er 
som dei fleste andre ting vorte endra i dei seinare år-om det har vorte til det bedre skal eg 
ikkje koma med nokon meiningsyttring om. 
Konklusjonen frå mi side er grei: Rekr/junior bør være fornøydde med l-eit-merke 
pr.kalenderår. Skyttarane skyt om dugleiksmerket i den klassen dei opprinneleg høyrer 
heime i. Ein treng ikkje gjera regelverket meir komplisert enn det allereie er! 
 
Forslag fra Sogn Ytre: 
”Ved dugleikmerkeskyting kan rekrutt- og juniorskyttar berre skyta om eit merke pr. år.” 
 
Drøfting i DFSU: 
DFSU ønsker å fremme aktivitet for rekrutteringsskytterne i DFS, og ser positivt på at 
rek/junior-skytterne har mulighet til prøve seg på 200/300meter på lagsplan. DFSU ser ikke 
på muligheten til å vinne to dugleiksmerker samme kalenderår som negativt, men tvert i 
mot som positivt. Dette skal være to separate skytinger, og registreres i to adskilte register. 
 
Vedtak i DFSU: 
DFSU anbefaler Norges Skytterstyre at dagens ordning for Dugleiksmerkeskyting 
opprettholdes. 



Administrasjonens drøfting: 
Administrasjonen er enig med DFSU sitt syn i denne saken.  
Et annet poeng kan også være at en skytter som har startet på dugleiksmerket allerede som 
rekrutteringsskytter kanskje lettere vil bli i skytterlagsmiljøet i årene rundt opprykk til senior 
for å skaffe seg statuetten. 
 
Konklusjon: 
Administrasjonen støtter DFSU sitt vedtak. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Dagens ordning for Dugleiksmerkeskyting opprettholdes. 
 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 

Sak 28/2009 Regnskaps- og revisjonsbestemmelser for DFS 
 
DFS’ sentrale ledd, Skytterkontoret, er regnskapspliktig etter regnskapslovens bestemmelser 
og følgelig bokføringspliktig etter bokføringslovens bestemmelser.  DFS mangler imidlertid 
regnskapsbestemmelser for organisasjonens øvrige ledd som har plikt til å føre regnskaper 
etter bestemmelsene i Skytterboka (standardlover for skytterlag og skyttersamlag).     
 
Administrasjonen fikk før jul i 2006 oppdraget med å utarbeide slike bestemmelser.  Som 
mal er det benyttet mer eller mindre standardiserte regelverk på området, og i den 
forbindelse har bestemmelsesverket som gjelder for Norges Idrettsforbunds 
organisasjonsledd vært til god hjelp. 
 
I tillegg til å gjelde for de faste organisasjonsleddene i DFS, er bestemmelsene også ment å 
gjelde for landsskytterstevnene samt sammenslutninger av flere skytterlag i den hensikt å 
arrangere større stevner eller forvalte et felles skytebaneanlegg, og der det er 
hensiktsmessig å avlegge egne regnskaper. 
 
Bestemmelsene setter et skille i omsetningsstørrelse ved om den som er regnskapspliktig 
etter bestemmelsene må ha engasjert revisor eller ikke.  Dette skillet følger den ”sivile” 
grensen som for tiden er på 5 mill kroner.  Følgelig vil landsskytterstevnene vær underlagt 
bestemmelsene om å ha engasjert revisor. 
 
Vår revisor har sett gjennom bestemmelsene. Under kurs for nyvalgte tillitsmenn på 
Gardermoen ble bestemmelsene gått gjennom punkt for punkt med de nye 
samlagskassererne.  Administrasjonen fikk positiv tilbakemelding, både på oppbygging og 
innhold. 
 



Administrasjonen anbefaler at Norges Skytterstyre vedtar følgende Regnskaps- og 
revisjonsbestemmelser for Det frivillige Skyttervesen, med ikrafttredelse fra 
regnskapsåret 2010: 

 
§ 1-1 Virkeområde og formål 
Alle organisasjoner under Det frivillige Skyttervesen er regnskaps- og revisjonspliktige etter 
disse bestemmelsene.  Organisasjoner som har regnskapsplikt etter regnskapsloven (Lov av 
17.07.1998 nr 56 om årsregnskap m.v.), eller bokføringsplikt etter bokføringsloven (Lov av 
19.11.2005 nr 73 om bokføring) må i tillegg følge regelsettene i de aktuelle lovene. 
 
Formålet med disse bestemmelsene er å sikre at alle organisasjonene under Det frivillige 
Skyttervesen fører regnskap som gir et korrekt bilde av organisasjonenes økonomi i en 
nærmere fastsatt regnskapsperiode, og som viser den økonomiske stilling ved 
regnskapsavslutningen.  Regnskapene skal dekke de ulike bruker-gruppers 
informasjonsbehov for kontroll og styring, og skal være spesifisert (oppstillet) i henhold til 
Norsk Standard kontoplan.  Denne oppstillingen kan fravikes dersom det er begrunnet i å 
øke informasjonen til brukergruppene.  En oppstilling i henhold til Norsk Standard kontoplan 
skal i slike tilfeller vises som note i regnskapet.   
 
Bestemmelsene begrenser ikke organisasjonenes plikt til å følge øvrige sivilrettslige 
bestemmelser. 
 
§ 1-2 Definisjoner 
 

1. Med ”organisasjoner under Det frivillige Skyttervesen” menes DFS’ sentrale ledd, 
landsdelskretser, skyttersamlag med kretser samt skytterlag.  I tillegg menes 
landsskytterstevnene som sådanne, sammenslutning av flere skytterlag i den hensikt 
å arrangere større stevner og andre arrangementer samt sammenslutning av flere 
skytterlag i den hensikt å forvalte et felles skytebaneanlegg, hvor det er 
hensiktsmessig eller bestemt ved lov at slike sammenslutninger skal avlegge egne 
regnskaper.   

 
2. Med ”store organisasjoner” menes DFS’ sentrale ledd og de organisasjoner som har 

en årlig omsetning som passerer grensen for revisjonsplikt etter den til enhver tid 
gjeldende revisorlovgivning (for tiden 5 mill kroner). 

 
3. Med ”årlig omsetning” menes brutto samlede inntekter inklusive tilskudd, 

medlemskontingenter og andre medlemsavgifter. 
 

4. Med ”brukergrupper” menes alle som har interesse av å ha tilgang til informasjon om 
organisasjonens virksomhet i kontroll- eller styringsøyemed, herunder medlemmer, 
overordnede organisasjonsledd, offentlige myndigheter, kreditorer, 
samarbeidspartnere og ansatte. 

 
5. Med ”valgt revisor” menes revisor valgt av årsmøte og som ikke behøver å være 

statsautorisert eller registrert revisor. 
 

6. Med ”engasjert revisor” menes statsautorisert eller registrert revisor engasjert av 
årsmøte. 

 
7. Med ”skytebaneanlegg” menes fast eiendom og betydelige gjenstander 

(anleggsmidler) anskaffet til bruk for å utøve den aktiviteten som etter grunnreglene 
skal utøves av skytterlagene, og som ikke er anskaffet med henblikk på videresalg. 



 
8. Med ”materiell” menes løsøre/gjenstander som er anskaffet til bruk i virksomheten, 

og som ikke er av betydelig verdi og ikke er anskaffet med henblikk på videresalg. 
 

9. Med ”årsmøte” menes ordinært eller ekstraordinært årsmøte, ombudsmøte, 
Skytterting eller generalforsamling og som er fastlagt i Det frivillige Skyttervesens 
lover, eller bestemt ved etablering av sammenslutninger som nevnt i denne paragraf 
nr 1. 
 

10. Med ”bokføringsforskriften” menes forskrift av 1. desember 2004 nr 1558 gitt i 
medhold av lov av 19. november 2004 nr 73 om bokføring (bokføringsloven) 

 
§ 2-1 Pliktig regnskapsrapportering 
Grunnlaget for pliktig regnskapsrapportering skal utarbeides i tråd med 
bokføringsbestemmelsene i dette kapittelet.  Med pliktig regnskapsrapportering menes 
årsregnskap, eller annen rapportering av historiske regnskapsopplysninger til brukergrupper, 
gitt i skriftlig form til fastsatt tidspunkt og med et forhåndsdefinert innhold, for eksempel 
termin- og årsoppgaver for arbeidsgiveravgift og skattetrekk. 
 
§ 2-2 Grunnleggende bokføringsprinsipper 
Bokføring, spesifikasjon, dokumentasjon og oppbevaring av regnskapsopplysninger skal skje 
i samsvar med følgende grunnleggende prinsipper: 
 

1. Regnskapssystem: Det skal foreligge et ordentlig og oversiktlig regnskapssystem 
som muliggjør produksjon av pliktig regnskaps-rapportering og spesifikasjoner, 
og som er innrettet slik at opplysnings-plikten kan ivaretas. 

2. Fullstendighet: Alle transaksjoner og andre regnskapsmessige disposisjoner skal 
bokføres på en fullstendig måte i regnskapssystemet. 

3. Realitet: Bokførte opplysninger skal være resultat av faktisk inntrufne hendelser 
eller regnskapsmessige vurderinger og skal gjelde organisasjonen. 

4. Nøyaktighet: Opplysningene skal bokføres og spesifiseres korrekt og nøyaktig. 
5. Ajourhold: Opplysninger skal bokføres og spesifiseres så ofte som opplysningenes 

karakter og organisasjonens art og omfang tilsier. 
6. Dokumentasjon av bokførte opplysninger: Bokførte opplysninger skal være 

dokumentert på en måte som viser deres berettigelse. 
7. Sporbarhet: Det skal foreligge toveis kontrollspor mellom dokumentasjon, 

spesifikasjoner og pliktig regnskapsrapportering. 
8. Oppbevaring: Dokumentasjon, spesifikasjoner og pliktig regnskapsrapportering 

skal oppbevares så lenge det er saklig behov for å dokumentere pliktig 
regnskapsrapportering, se § 2-18.  Oppbevaring skal skje i en form som 
opprettholder muligheten for å lese materialet. 

9. Sikring: Regnskapsmaterialet skal, på en forsvarlig måte, sikres mot urettmessig 
endring, sletting eller tap 

 
§ 2-3 Spesifikasjon av pliktig regnskapsrapportering 
For hver periode med pliktig regnskapsrapportering skal det utarbeides: 
 

1. Bokføringsspesifikasjon: Alle bokførte opplysninger pr periode, der alle poster skal 
fremgå i ordnet rekkefølge med dokumentasjonsdato og 
dokumentasjonshenvisning, tilordningskoder og andre relevante 
behandlingskoder.  Systemgenererte poster kan fremkomme som totaler dersom 
de er lett kontrollerbare. 

2. Kontospesifikasjon: Alle kontoer pr. periode, der det for hver konto skal angis 



kontokode og kontonavn, alle poster i ordnet rekkefølge med 
dokumentasjonsdato og dokumentasjonshenvisning, andre relevante 
behandlingskoder og inn- og utgående saldo. 

3. Kundespesifikasjon: Alle transaksjoner med kunder pr periode der kundens kode 
og navn, alle poster i ordnet rekkefølge med dokumentasjonsdato og 
dokumentasjonshenvisning og inn- og utgående saldo skal fremgå. 

4. Leverandørspesifikasjon: Alle transaksjoner med leverandører pr periode der 
leverandørens kode og navn, alle poster i ordnet rekkefølge med 
dokumentasjonsdato og dokumentasjonshenvisning og inn- og utgående saldo 
skal fremgå. 

 
Der det er aktuelt, skal det i tillegg utarbeides spesifikasjon av lønnsoppgavepliktige ytelser.  
Disse ytelsene skal være spesifisert pr periode etter kontoene i regnskaps-systemet.  
Arbeidsgiveravgiftspliktige ytelser skal dessuten kunne gjengis samlet, pr avgiftssats og 
kommune. 
 
For organisasjoner med færre enn 300 enkeltbilag pr regnskapsår og som kun har 
årsregnskapet som pliktig regnskapsrapportering er det tilstrekkelig å ha spesifisert oversikt 
over kundefordringer og leverandørgjeld ved årsavslutningen. 
 
§ 2-4 Bokføring og ajourhold 
Organisasjonene skal bokføre alle opplysninger som er nødvendige for å kunne utarbeide 
pliktig regnskapsrapportering og spesifikasjoner av pliktig regnskaps-rapportering. 
 
Bokføring skal skje så ofte som organisasjonens og transaksjonenes art og omfang tilsier.  
Bokføringen skal være à jour innen fristene for pliktig regnskapsrapportering.   
 
Kontanttransaksjoner skal registreres daglig (kassadagbok eller lignende) med mindre det 
benyttes fast kasse. 
 
§ 2-5 Retting av bokførte opplysninger 
Bokførte opplysninger skal ikke endres eller slettes etter at fristene for ajourhold er utløpt.  
Etter at disse fristene er utløpt, skal retting skje med ny, dokumentert postering.  Slike 
korreksjoner skal skje ved at den opprinnelige posteringen i sin helhet reverseres.  Når 
opplysninger slettes, skal dette fremgå av dokumentasjonen eller spesifikasjonen. 
 
§ 2-6 Dokumentasjon av bokførte opplysninger 
Bokførte opplysninger skal være dokumentert.  Dokumentasjonen skal utstedes med et 
korrekt og fullstendig innhold og vise de bokførte opplysningenes berettigelse.  
Dokumentasjonen skal ikke endres etter utstedelse.  Dersom dokumentasjonen består av 
flere dokumenter, skal det være referanse fra primærdokumentet til øvrige dokumenter. 
 
Bokførte opplysninger skal lett kunne følges fra dokumentasjon via spesifikasjoner frem til 
pliktig regnskapsrapportering.  Det skal likeledes på en lett kontrollerbar måte være mulig 
med utgangspunkt i pliktig regnskapsrapportering å kunne finne tilbake til 
dokumentasjonen for de enkelte bokførte opplysningene.  Dokumentasjonen skal være 
ordnet på en måte som gjør det mulig å kontrollere at den er fullstendig. 
 
 
 
 
 
 



§ 2-7 Dokumentasjon av salg 
Dokumentasjon av salg av varer og tjenester skal minst inneholde: 
 

1. Nummer og dato for utstedelse av dokumentasjonen. 
2. Angivelse av partene. 
3. Ytelsens art og omfang. 
4. Tidspunkt og sted for levering av ytelsen. 
5. Vederlag og betalingsforfall. 

 
Salgsdokumentasjon skal være forhåndsnummerert på trykte blanketter eller ved maskinelt 
tildelte nummer med en kontrollerbar sekvens, eller være merket på annen måte slik at 
fullstendig registrering av utfakturerte salg kan dokumenteres.  Salgsdokumentasjonen skal 
som hovedregel utstedes av selger (organisasjonen), og skal utstedes snarest, og senest 
innenfor fristen for pliktig rapportering.  For organisasjoner som har avvikende regnskapsår 
skal slik utstedelse allikevel finne sted innenfor det kalenderåret levering av varen eller 
tjenesten finner sted. 
 
Særlig om dokumentasjon av kontantsalg: 
Med kontantsalg menes salg der kjøpers betalingsforpliktelse overfor organisasjonen gjøres 
opp ved levering, enten med kontanter eller ved bruk av bank- eller kredittkort. 
 
Bruk av innbundet bok eller forhåndsnummererte salgsbilag: 
Organisasjonene skal dokumentere kontantsalg fortløpende i innbundet bok, der sidene er 
forhåndsnummerert, eller ved gjenpart av daterte, forhåndsnummererte salgsbilag.  Som 
daterte, forhåndsnummererte salgsbilag regnes også forhånds-nummererte billetter.  Det 
skal fremgå av salgsbilaget i hvilken grad det er gitt rabatt eller fribilletter. 
 
Dokumentasjonen av kontantsalget skal vise ut- og innleverte kontanter.  Oppgjørene skal 
telles og signeres av to personer. 
 
Gevinst- og underholdningsautomater: 
Inntekter fra gevinst- og underholdningsautomater skal dokumenteres med kopi av 
dokumentasjon av tømmingen av automaten og faktura/avregning fra automatens eier eller 
entreprenør.  Dokumentasjonen skal minst innehold de opplysninger som det stilles krav om 
i forskrift av 26.11.1992 nr 1128 om oppstilling av lotteriautomater. 
 
Salg til publikum på skytterstevner og andre arrangementer i regi av organisasjonen: 
Ved salg til publikum på skytterstevner eller andre arrangementer kan daglig salg fra hver 
enkelt selger registreres som ett beløp i innbundet bok der sidene er forhåndsnummerert 
eller på datert forhåndsnummerert salgsbilag, og det kan unnlates å skrive ut kvittering til 
kunden.  Dokumentasjonen av kontantsalget skal vise ut- og innleverte kontanter.  
Oppgjørene skal telles og signeres av to personer. 
 
Oppgjør av påmeldingsavgift på skytterstevner: 
Oppgjør av påmeldingsavgift på skytterstevner skal legitimeres med utskrift fra 
resultatprogram som viser antall deltakere. Der det benyttes manuell utregning av 
resultatene skal oppgjøret legitimeres med gjenparter av oppropslister.  
Påmeldingsavgiftens størrelse pr deltaker skal være påført på utskriftene/listene.  
Bruk av kassaapparat: 
Organisasjoner med kontantsalg som overstiger beløpsgrensen satt i § 5-4 i 
bokføringsforskriften skal bruke kassaapparat, jfr §§ 5-3-2 til 5-3-4 i denne forskriften. 
 
 



§ 2-8 Dokumentasjon av kjøp 
Dokumentasjon av kjøp skal være salgsdokumentasjon som selger har utstedt og skal 
inneholde de opplysningene som fremgår under avsnittet ”dokumentasjon av salg” i § 2-7.  
Dersom kjøper ikke er angitt, skal den som har foretatt kjøpet påføre formålet eller 
bruksområdet for varene og tjenestene, samt datere og underskrive dokumentasjonen.  Kjøp 
som er lagt ut av en person tilknyttet organisasjonen skal behandles på samme måte.  I 
tillegg skal utlegget dokumenteres med kassakvittering. 
 
Dersom mottatt salgsdokumentasjon er uriktig eller på annen måte ikke tilfredsstiller 
kravene over, må organisasjonen kreve ny dokumentasjon.  Dersom dette ikke lar seg gjøre 
må organisasjonen kunne sannsynliggjøre at kjøpet er en reell utgift. 
 
§ 2-9 Dokumentasjon av lønn mv. 
Utbetaling av lønn og andre oppgavepliktige ytelser skal behandles etter bestemmelsene i § 
5-5 i bokføringsforskriften.  Den enkelte kommunekasserer er behjelpelig med tips om 
hvordan periodisk rapportering og innbetaling av forskuddstrekk skal foregå på en rasjonell 
måte for organisasjonen. 
 
§ 2-10 Reise- og oppholdsutgifter 
Det skal fremgå av dokumentasjon av reise- og oppholdsutgifter hvem utgiftene omfatter, 
hva formålet med reisen har vært og hvilke arrangement den reisende har deltatt på.  Utlegg 
til reise og opphold skal dokumenteres med kvitteringer eller andre originalbilag. 
Bilgodtgjørelse skal legitimeres med en fortløpende oppstilling (reiseregning) som 
utarbeides av den reisende.  Denne oppstillingen må minst inneholde følgende 
opplysninger: 
 

• Den reisendes navn, adresse og underskrift. 
• Dato for avreise og hjemkomst for hver reise. 
• Formålet med reisen. 
• Fremstilling av reiseruten med angivelse av lokal kjøring på oppdragsstedet 

og årsaken til eventuelle omkjøringer. 
• Totalt utkjørt distanse beregnet på grunnlag av bilens kilometerteller ved 

begynnelsen og slutten av hver reise. 
 
Likeledes skal regulativfestet utgiftsgodtgjørelse til kost (diettgodtgjørelse) legitimeres med 
en fortløpende oppstilling (reiseregning) over hvordan den reisende har innrettet seg under 
reise og opphold.  Oppstillingen skal inneholde følgende opplysninger: 
 

• Den reisendes navn, adresse og underskrift. 
• Dato for avreise og hjemkomst for hver reise. 
• Formålet med reisen. 
• Navn og adresse på overnattingssted/utleier, og ved flere overnattingssteder 

også dato for overnattingene.  (Godtgjørelse som ikke overstiger 
Skattedirektoratets forskuddssats for hybel/brakke med kokemuligheter er i 
sin helhet fritatt for forskuddstrekk selv om navn og adresse på 
overnattingssted/utleier ikke oppgis). 

• Type losji fordelt på hotell, pensjonat eller annet nærmere angitt. 
 
 
 
 
 



§ 2-11 Bevertningsutgifter mv. 
Dokumentasjon av bevertningsutgifter skal angi formålet og hvem bevertningen omfatter. 
 
 
§ 2-12 Betalingstransaksjoner 
Dokumentasjon av betalingstransaksjoner som ikke vedrører kontante kjøp og salg må vise 
betaler og mottaker av betalingen. 
 
§ 2-13 Dokumentasjon av andre regnskapsmessige disposisjoner 
Dokumentasjon av andre regnskapsmessige transaksjoner (avsetninger, periodiseringer, 
estimater, korreksjoner mv) skal vise årsaken til at disposisjonen gjennomføres og bokføres.  
Når disposisjonen er en korreksjon av en bokført opplysning, skal det påføres en gjensidig 
referanse mellom den nye og den opprinnelige dokumentasjonen så langt det er praktisk 
mulig. 
 
§ 2-14 Dokumentasjon av balansen 
Ved utarbeidelse av årsregnskap skal det foreligge dokumentasjon for alle balanseposter 
med mindre de er ubetydelige. 
 
§ 2-15 Varelager 
For organisasjoner som har varer på lager skal det gjennomføres en årlig varetelling.  
Dokumentasjonen av varelageret skal inneholde en spesifisert oppstilling over varens 
 

• art, 
• kvantum (med angivelse av kvantumsenhet), 
• verdi for hver enkelt vare, samt en 
• summeringskolonne for de spesifiserte verdiene. 

 
Beregningsmåten for de spesifiserte verdiene skal fremgå.  Dokumentasjonen skal være 
datert, og det skal fremgå hvem som har foretatt opptellingen.  Originale tellelister på papir 
skal oppbevares som en del av dokumentasjonen. 
 
§ 2-16 Bankinnskudd, lånegjeld, kontanter og disposisjonsrett 
Dokumentasjon av bankinnskudd og lånegjeld skal inneholde oppgaver fra 
finansinstitusjoner over mellomværende.  Kontantbeholdning skal minst telles ved 
regnskapsårets slutt.  Opptellingen skal dokumenteres, og det skal fremgå hvem som har 
foretatt den og på hvilket tidspunkt.  Eventuelle differanser skal forklares. 
 
Disposisjonsrett på bankkontoer må gis etter vurdering av hva som er tjenlig for 
organisasjonen.  Organisasjonen bør vurdere om underslagsforsikring skal tegnes for den 
eller de som disponerer kasse og bankkontoer. 
 
§ 2-17 Avsetninger, nedskrivninger mv. 
Dokumentasjon av poster som er verdsatt etter vurdering skal minst omfatte opplysninger 
om beregningsmetode og de forutsetninger som beregningen bygger på. 
 
§ 2-18 Oppbevaring 
Som oppbevaringspliktig regnskapsmateriell regnes: 
 

1. Årsregnskap, årsberetning og annen pliktig regnskapsrapportering, samt 
revisjonsberetning. 

2. Spesifikasjoner av pliktig regnskapsrapportering. 
3. Dokumentasjon av bokførte og slettede opplysninger og dokumentasjon av 



balansen. 
4. Eventuelle brev fra revisor. 
5. Avtaler som gjelder organisasjonen, med unntak av avtaler av mindre betydning. 
6. Korrespondanse som gir vesentlig tilleggsinformasjon i tilknytning til en bokført 

opplysning. 
 
Oppbevaringspliktig regnskapsmateriale skal oppbevares ordnet og være betryggende 
sikret mod ødeleggelse, tap og endring.  Regnskapsmaterialet skal kunne fremlegges i hele 
oppbevaringstiden i en form som muliggjør etterkontroll.  Regnskapsmaterialet skal være 
tilgjengelig i lesbar form og skal kunne skrives ut på papir i hele oppbevaringsperioden. 
 
Regnskapsmaterialet skal oppbevares i 10 år etter regnskapsårets slutt.  Det skal foreligge en 
sikkerhetskopi av elektronisk regnskapsmateriale. 
 
§ 3-1 Regnskapsår 
Regnskapsåret skal være 12 måneder.  For store organisasjoner skal regnskapsåret følge 
kalenderåret.  Når virksomheten begynner eller opphører kan regnskapsåret være kortere 
eller lengre, men høyst 18 måneder.  Det samme gjelder ved omlegging av regnskapsår. 
 
§ 3-2 Periodiseringsprinsippet - regnskapsprinsippet 
Regnskapene skal registreres etter regnskapsprinsippet, det vil si at inntekter skal registreres 
i den periode de er inntjent og utgifter skal registreres i den periode de er påløpt.  Dette 
innebærer at fordringer, gjeld og andre forpliktelser skal fremgå av regnskapet. 
 
§ 3-3 Årsregnskapet 
Årsregnskapet skal omfatte hele virksomheten til organisasjonen, og skal avgis innen seks 
måneder etter utløpet av regnskapsåret.  Årsregnskapet skal bestå av resultatregnskap, 
balanse og noter.  Årsregnskapet skal underskrives av styrets medlemmer.  
Resultatregnskapet og balansen skal settes opp med sammenligningstall fra forrige års 
regnskap. 
 
§ 3-4 Årsregnskapet – krav til noter (tilleggsinformasjon) 
Det skal minimum utarbeides følgende noter til årsregnskapet: 

- Regnskapsprinsipper: Det skal opplyses om anvendte regnskaps-prinsipper, 
herunder prinsipper for inntekstføring.  Endringer i hvilke prinsipper som 
anvendes skal begrunnes.  Det skal opplyses om virkningen av endringer av 
regnskapsprinsipp. 

- Opplysninger: Det skal gis opplysninger som er nødvendige for å bedømme den 
regnskapspliktige stilling og resultat som ikke fremgår av årsregnskapet for øvrig. 

- Sammenligningstall: Det skal opplyses om sammenligningstallene er omarbeidet.  
Dersom de er omarbeidet skal omarbeidingen forklares. 

- Korrigeringer og omklassifisering: Det skal opplyses om det er gjort korrigeringer 
eller omklassifisering i tidligere årsregnskap. 

- Spesifikasjon av inntekter: Hvis inntektene ikke er spesifisert i resultat-regnskapet 
skal inntektene spesifiseres i egen note med minimum følgende oppdeling: 
Salgsinntekter, tilskudd, sponsorinntekter, kontingenter og andre inntekter. 

- Godtgjørelse til styret/lønn ledende ansatte: Det skal opplyses om samlet utbetalt 
godtgjørelse til styret og eventuell daglig leder. 

- Medlemmer: Det skal opplyses om antall medlemmer ved driftsårets slutt der 
dette er oppført i andre årsrapporter. 

 
 
 



§ 3-5 Aktivering av skytebaneanlegg mv. 
Skytebaneanlegg skal oppføres i balansen til den organisasjonen som eier det.  Verdien 
settes til anskaffelseskost, men ikke høyere enn den gjeld som er knyttet til anlegget.  
Påkostninger behandles på samme måte.  Avskrivning mot resultatregnskapet skal skje så 
raskt som mulig og minst med årlig beløp som tilsvarer nedbetalingen av langsiktig gjeld 
knyttet til anlegget. 
 
Aksjer eller andre eierandeler i skytebaneanlegg som er organisert som selskap skal 
behandles på samme måte. 
 
Verdi av skytebaneanlegg eller eierandeler i anlegg kan ikke oppskrives ved opptak av nye 
lån. 
 
§ 3-6 Varer for videresalg, materiell mv. 
Varer for videresalg skal verdsettes i regnskapet til laveste verdi av anskaffelseskost eller 
framtidig salgsverdi fratrukket salgskostnader. 
 
Materiell skal kostnadsføres i det år det er anskaffet.  Materiellet skal føres i egen fortegnelse.  
Denne skal inneholde opplysning om når materiellet er anskaffet, materiellets verdi, utlån av 
materiellet og når materiellet er kassert. 
 
Verdipapirer, herunder aksjer som ikke er knyttet til eierandel i skytebaneanlegg skal 
oppføres med laveste verdi av anskaffelseskost og verdi pr oppgjørsdag.  I note til 
regnskapet skal det oppgis pålydende og eventuelt forfallstidspunkt. 
 
§ 3-7 Lønnsutbetalinger og andre oppgave- og trekkpliktige utbetalinger 
Organisasjoner under DFS har ansvar for korrekt behandling av lønnsoppgave-pliktige 
ytelser, og har plikt til å følge de til enhver tid gjeldende regler for lønnsoppgaveplikt, 
skattetrekk og arbeidsgiveravgift. Det skal opprettes egen skattetrekkskonto for oppbevaring 
av forskuddstrekk der det utbetales ytelser som det skal foretas forskuddstrekk i. 
Organisasjonens styre, kasserer eller daglig leder har plikt til å sette seg inn i disse reglene. 
 
§ 3-8 Merverdiavgift 
Organisasjoner under DFS har plikt til å svare merverdiavgift av inntekter som faller inn 
under avgiftsplikten etter merverdiavgiftslovens regler.  Organisasjonens styre, kasserer eller 
daglig leder har plikt til å sette seg inn i disse reglene. 
 
§ 3-9 Skatt 
Organisasjoner under DFS driver i hovedregelen ikke økonomisk virksomhet og er dermed 
fritatt for å betale formues- og inntektsskatt.  Fritaket innebærer også fritak for å innlevere 
selvangivelse/næringsoppgave til ligningsmyndighetene.  Dersom organisasjoner under 
DFS driver økonomisk virksomhet kan formue og inntekt av den økonomiske virksomheten 
allikevel være skattepliktig.  Ved tvilstilfelle om skatteplikt skal organisasjonen ta opp 
spørsmålet med det lokale ligningskontor eller annen skattemyndighet.  Organisasjonens 
styre, kasserer eller daglig leder har plikt til å sette seg inn i disse reglene. 
 
§ 4-1 Revisjonsplikt 
Alle organisasjoner er pliktig til å ha revisjon.  Revisjonen skal utføres av to revisorer valgt av 
årsmøtet/tilsvarende, eller av årsmøtet/tilsvarende engasjert revisor, som må være 
statsautorisert eller registrert revisor.  Valgte revisorer eller engasjert revisor kan ikke ha 
andre valgte tillitsverv i vedkommende organisasjon, eller være ansatt i denne.  
Organisasjoner som er store etter definisjonen i §1-2 nr 2 plikter å ha engasjert revisor. 
 



Bestemmelsene som følger i dette kapittelet gjelder for valgt revisor og som ikke er 
registrert eller statsautorisert revisor.  Registrert eller statsautorisert revisor skal følge 
Revisorloven med tilhørende forskrifter og profesjonsstandarder i utførelsen av revisjonen. 
 
§ 4-2 Formålet med revisjon 
Revisor skal vurdere om årsregnskapet er utarbeidet og fastsatt i samsvar med Det frivillige 
Skyttervesens regnskaps- og revisjonsbestemmelser, og om organisasjonens styre har 
oppfylt sin plikt til å sørge for ordentlig og oversiktig registrering og dokumentasjon av 
regnskapsopplysninger i samsvar med disse bestemmelsene. 
 
§ 4-3 Gjennomføring av revisjon 
Revisjonen omfatter kontroll av utvalgte deler av materialet som underbygger informasjon i 
årsregnskapet, vurdering av de benyttede regnskapsprinsipper og regnskapsestimater, samt 
vurdering av innholdet i og presentasjonen av årsregnskapet. 
 
Revisor skal innhente tilstrekkelig sikkerhet for at regnskapet ikke inneholder følgende feil: 

a) Feil vedrørende transaksjoner og hendelser i den perioden som revideres 
(regnskapsåret): 

a. Gyldighet: Transaksjoner og hendelser som er registrert, har forekommet 
og vedrører organisasjonen. 

b. Fullstendighet: Alle transaksjoner og hendelser som skal registreres, er 
registrert. 

c. Nøyaktighet: Beløp og andre opplysninger knyttet til registrerte 
transaksjoner og hendelser er registrert på en hensiktsmessig måte. 

d. Periodisering: Transaksjoner og hendelser er registrert i riktig 
regnskapsperiode. 

e. Klassifisering: Transaksjoner og hendelser er registrert på riktig konto. 
 

b) Feil vedrørende utgående balanse (saldo på kontoer pr avslutningsdato): 
a. Eksistens: Eiendeler, gjeld og egenkapital eksisterer. 
b. Rettigheter og forpliktelser: Organisasjonen innehar eller kontrollerer 

rettighetene til eiendelene, og gjelden er organisasjonens forpliktelse. 
c. Fullstendighet: Alle eiendeler, gjeld og all egenkapital som skal registreres, 

er registrert. 
d. Verdsettelse: Eiendeler, gjeld og egenkapital er inkludert i regnskapet med 

korrekte beløp. 
 

c) Feil vedrørende presentasjon og innhold: 
a. Gyldighet, rettigheter og forpliktelser: Hendelser, transaksjoner og andre 

forhold som det er redegjort for, har forekommet og vedrører 
organisasjonen. 

b. Fullstendighet: Alle opplysninger som skal inkluderes i regnskapet, er 
inkludert. 

c. Klassifisering og forståelighet: Økonomisk informasjon er presentert og 
beskrevet på en hensiktsmessig måte, og opplysningene er klart uttrykt. 

d. Nøyaktighet og verdsettelse: Økonomisk informasjon og annen 
informasjon er rettvisende og presentert med korrekt beløp. 

 
 
 
 
 
 



Revisor skal foreta de kontroller som finnes hensiktmessig for å sikre at regnskapet ikke 
inneholder feil som nevnt ovenfor, herunder: 

1) Kontrollere på stikkprøvebasis at attestasjon av bilag og godkjennelse av 
transaksjoner gjøres i samsvar med fastsatte rutiner. 

2) Vurdere hvorvidt det foreligger arbeidsdeling mellom den som initierer en 
transaksjon, den som attesterer og den som har tilgang på likvider. 

3) Kontrollere kassebeholdning og verdipapirer, samt kontrollere 
bankavstemminger. 

4) Påse at utgifter er dokumentert med bilag, og at bilagene tilhører organisasjonen. 
5) Påse at innbetalt medlemskontingent er i samsvar med medlemsregisteret. 
6) Påse at det er innført betryggende kontroll med organisasjonens materiell og 

utstyr. 
7) Påse at skytebaneanlegg og utstyr er forsvarlig forsikret. 
8) Påse at fondsmidler disponeres i henhold til fastsatte statutter. 
9) Påse at tilskudd er benyttet i henhold til vilkårene for tilskuddet. 
10) Påse at oppgaveplikten er fulgt i forhold til merverdiavgift, skatt og lønn. 
11) Påse at organisasjonen har sørget for ordentlig og oversiktlig registrering og 

dokumentasjon av regnskapsopplysninger i samsvar med de foreliggende 
regnskaps.- og revisjonsbestemmelser. 

12) Påse at vedtak på årsmøtet og i styret har fått riktig uttrykk i regnskapet. 
 
Revisjon av regnskapet skal foretas minimum en gang i året i forbindelse med avleggelse av 
årsregnskapet.  Organisasjonens styre og tillitsmenn skal gi revisor adgang til å foreta de 
undersøkelser revisor finner nødvendig, og skal likeså sørge for at revisor får de opplysninger 
og den bistand som kreves for utførelsen av oppdraget. 
 
§ 4-4 Revisjonsuttalelse 
Revisor skal hvert år uten unødig opphold etter at årsregnskapet er avgitt av 
organisasjonens styre, dog senest syv måneder etter regnskapsårets slutt, legge frem sin 
revisjonsuttalelse.  Revisjonsuttalelse skal avgis også der årsregnskapet er ufullstendig.  
Revisjonsuttalelsen skal dateres og underskrives av revisor. 
 
Revisjonsuttalelsen skal være avgitt i tråd med DFS’ standard revisjonsuttalelse.  Det skal klart 
fremkomme hvilket regnskap som er revidert og de revisjonshandlingene som er utført.  
Uttalelsen skal inneholde hvilke feil og mangler som eventuelt er avdekket i årsregnskapet.  
Revisor skal konkludere med om styret har overholdt sin plikt til å sørge for ordentlig og 
oversiktlig registrering og dokumentasjon av regnskapsopplysninger i samsvar med de 
gjeldende regnskaps- og revisjonsbestem-melsene. 
 
§ 5-1 Styrets forvaltningsansvar 
Organisasjonens styre skal påse at dens midler brukes og forvaltes på en forsvarlig måte og i 
samsvar med de vedtak som er fattet på årsmøte/tilsvarende eller av overordnet 
organisasjonsledd. 
 
§ 5-2 Budsjett 
Det skal på hvert årsmøte/tilsvarende fastsettes et budsjett for kommende driftsår.  
Budsjettet skal vise de økonomiske konsekvensene av aktiviteten som årsmøtet har vedtatt 
for det kommende driftsåret.  Det må være samsvar mellom måten budsjett og tilhørende 
regnskap presenteres på.  Budsjettet skal inneholde hovedpostene i resultatregnskapet.  
Budsjettet skal være realistisk, og budsjettresultatet skal ikke vise underskudd med mindre 
dette kan dekkes av positiv egenkapital.  For gjeld som ikke er knyttet til anskaffelse av 
skytebaneanlegg skal nedbetalingsplan på inntil 5 år innarbeides i årsbudsjettet. 
 



Dersom særlige forhold tilsier det kan årsmøte/tilsvarende gi styret fullmakt til å vedta 
budsjettet. 
 
§ 5-3 Investeringer mv 
Vesentlige investeringer eller disposisjoner som binder organisasjonen opp for mer enn 2 år 
skal forelegges og vedtas på årsmøte. 
 
§ 5-4 Lån og garantier 
En organisasjon kan ikke gi lån eller stille garantier for lån hvis ikke lånet eller garantien er 
sikret ved betryggende pant eller annen sikkerhet.  Årsmøtet/tilsvarende eller den som av 
årsmøtet/tilsvarende er bemyndiget kan beslutte å gi lån eller garantier. 
 
Opptak av lån skal være vedtatt av årsmøtet.  Det kan gis fullmakt til styret om dette.  
Forfallstiden skal være angitt i årsregnskapet eller i note til dette.  Lån som ikke er knyttet til 
skytebaneanlegg skal ikke ha lengre forfallstid enn 5 år.  En avtale om kredittkjøp innenfor en 
fast kreditramme betraktes i denne sammenheng som opptak av lån. 
 
Et styre kan uten årsmøtets vedtak eller fullmakt ta opp kortsiktig likviditetslån som står i 
forhold til organisasjonens økonomiske virksomhet (budsjettrammer) forutsatt at lånet 
innfris før utløpet av styrets valgperiode. 
 
§ 6-1 Erstatningsansvar 
Den som under utførelse av en oppgave for organisasjonen, forsettlig eller utaktsomt volder 
organisasjonen, medlemmer eller andre skade, kan bli personlig økonomisk ansvarlig for 
skaden.  Eventuelle beslutninger på årsmøtet/tilsvarende om ansvarsfrihet, gjelder kun i 
forholdet til organisasjonen, og ikke overfor andre skadelidte. 
 
§ 6-2 Straffeansvar 
Ved overtredelse av disse regnskaps- og revisjonsbestemmelser kommer bestemmelsene i 
Skytterboka kapittel 15.100 til anvendelse. 
 
§ 7-1 Ikrafttredelse 
Disse bestemmelsene trer i kraft med virkning fra start på regnskapsåret 2010. 
 
§ 7-2 Overgangsbestemmelser 
Organisasjoner under DFS som etter disse reglene har plikt til å ha engasjert revisor må 
sørge for å ha valgt slik revisor med virkning fra regnskapsåret 2010. 
 
 
 
Vedtak 
Norges Skytterstyre vedtar fremlagte regnskaps- og revisjonsbestemmelser for 
organisasjoner under Det frivillige Skyttervesen, med ikrafttredelse fra regnskapsåret 2010 

 
 
 

Sak 29/2009 Forslag om røykfri sone på LS-arena 
 
Forslag fra Trønderkretsens ungdomsutvalg: 
 
”I forbindelse med vårt møte i ungdomsutvalget i Trønderkretsen i høst ble det bestemt at vi 
skulle sende inn forslag/anmodning til de av dere som har mulighet til å gjøre noe med 
dette. 



I forbindelse med LS skal oppholdsplassen foran storskjermene gjøres røykefrie under hele 
LS. Sånn som LS har utviklet seg de senere år er det veldig mye folk som sitter på benkene, 
med små barn, astmatikere osv. Det er så mye folk at dette området må ansees som om det 
er innendørs. Er det pent vær så kan det være veldig frustrerende at det er folk som ikke tar 
hensyn til andre personer. Mange av tilskuerne er så stresset når de ser på sine håpefulle at 
de glemmer å ta hensyn til andre når de roer nervene med en røyk. Det skulle vel være en 
enkel sak å få til dette, tross alt er det jo en sport vi holder på med, og det er ikke sikkert det 
passer seg med røkning heller.” 
 
Drøfting i DFSU: 
DFSU følger Trønderkretsens argumentasjon om røyking på området rundt storskjermen på 
LS. 
Røyking og barn hører ikke sammen. Røyk kan være svært sjenerende og ubehagelig for 
mange, og røyking sammen med barn er ikke noe godt rollebilde. 
DFSU ser imidlertid problemer med å innføre et forbud der det vil kreve et kontrollorgan, 
selv om selvjustisen helt sikkert vil være sterk. 
DFSU ser derimot svært positivt på å kjøre en kampanje under LS der alle oppfordres til å 
vise hensyn til ”naboen”. DFSU ønsker at arrangøren i samarbeid med DFSU lager oppslag, 
kjører henstillinger på storskjermen, bruker speaker og lignende for å få området foran 
storskjermen røykfri. 
 
Vedtak i DFSU: 
DFSU anbefaler Norges Skytterstyre at arrangøren oppfordres til å legge til rette for en røykfri 
sone ved storskjermen under LS. 
 
Administrasjonens drøfting: 
Administrasjonen deler DFSU sitt syn i denne saken.  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Arrangøren oppfordres til å legge til rette for en røykfri sone ved storskjermen på LS-arenaen 
og ved finalearena for Stang- og felthurtigskyting under LS 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 

Meldingssaker 

 
1. Evaluering av Regionalt Seminar Seminar for Midt-Norge 
2. Miljøpakkerapport 
3. Brev fra Agder 
4. Sluttrapport for Landslotteriet 2008 
5. Rapport fra ”Sponsor Insight” 
6. Brev fra samlagslederne i Salten, Rana og Vefsn 
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Sak 30 /2009 Tingsak: Nye straffe- og dopingbestemmelser 
 
I sak 9 på Skyttertinget 2008 ble det vedtatt at Skytterstyret fikk i oppdrag å fremme forslag 
til konkrete regler angående doping, straffe- og saksbehandlingsbestemmelser i 
Skytterbokas kapittel 15 til Skyttertinget 2009. Bakgrunnen var at man gjennom konkrete 
straffe- og dopingsaker har sett at det har vært svakheter og uklarheter med eksisterende 
reglement.  
 
Skyttertinget 2008 vedtok videre i sak 9 et nytt reglement angående hvilke midler som skal 
stå på DFS sin liste over forbudte stoffer i henhold til WADA (World Anti-Doping Agency) sitt 
regelverk, samt at prøvetakingen skulle foregå av instans utenfor Skytterkontoret. 
Administrasjonen vil foreslå konkrete tilpasninger i dette reglementet i forhold til det arbeid 
som er gjort siden Skyttertinget 2008.  
 
I vedtaket er administrasjonens forslag til nytt reglement i kapittel 15. Advokat Sven 
Knagenhjelm har bistått administrasjonen i arbeidet.  
 
Administrasjonens drøfting:  
Administrasjonen legger opp til en ny systematikk i oppbyggingen av kapittel 15. I stedet for 
dagens inndeling hvor det kun skilles mellom Straffebestemmelser i punkt 15.100 og 
Bestemmelser om dopingkontroll med mer i punkt 15.200, foreslås nå en tredeling av 
inndelingen.  
 
Først beskrives de Generelle Straffebestemmelser i punkt 15.100. Videre beskrives i punkt 
15.200 de konkrete bestemmelser angående Doping. Her er det tatt utgangspunkt i 
sammenlignbart regelverk fra Norges Idrettsforbund med våre tilpasninger. Dette gir etter 
administrasjonens syn mer utfyllende og klargjørende bestemmelser enn hva som finnes i 
dagens regelverk. Administrasjonen vil nedenfor drøfte prinsipielle sider ved sine 
vurderinger angående dette regelverket.   
 
I punkt 15.300 beskrives Saksbehandlingen ved ileggelse av straff, samt hvordan Doms- og 
Appellutvalget skal saksbehandle de ulike straffesaker 



15.100 Straffebestemmelser 
Det er ikke gjort større endringer av dagens reglement i punkt 15.100 for paragrafene 1-3. I 
paragraf 2f, foreslås imidlertid innført nedre promillegrense for alkohol/rusmidler tilsvarende 
0,2 i promille under konkurranse eller trening. Videre er det innført to nye paragrafer i de 
generelle straffebestemmelsene. Det gjelder paragraf 4 som beskriver skyldkrav, samt ny 
paragraf 5 som beskriver dekning av saksomkostninger og oppnevning av forsvarer i 
forbindelse med straffesaker.    
 
15.200 Dopingbestemmelser 
Nedenfor drøftes noen prinsipielle forhold knyttet til forslaget til nye Dopingbestemmelser: 
 

§ 2. Hva er brudd på dopingbestemmelsene? 
§ 2. Hvilke stoffer er forbudt? 
§ 2. Hvilke eventuelle unntaksbestemmelser skal gjelde? 
§ 3. Hvem gjennomfører kontrollene? 
§ 4. Hvilke skyldkrav skal foreligge? 
§ 5/6. Hvilke sanksjoner skal tas i bruk? 
§ 7. Hvordan skal dopingsaker offentliggjøres?  

 
Hva er brudd på dopingbestemmelsene? 
I dopingbestemmelsene § 2 er det definert hva som er regelbrudd. Til forskjell fra Norges 
Idrettsforbund sine bestemmelser, opprettholder administrasjonen bestemmelsen om at 
utøvere i DFS kun skal testes i forbindelse med konkurranser. Å ha et system hvor skyttere 
kan bli testet 365 dager i året 24 timer i døgnet, er slik administrasjonen ser det ikke 
hensiktsmessig i vår organisasjon. Å benytte dopingmidler er i seg selv derfor ikke straffbart i 
DFS, unntatt under konkurranser hvor det er nulltoleranse.   
 
I den aktuelle sak i DFS i 2008, hvor en skytter ble dømt for brudd på dopingreglementet, ble 
det fra Domsutvalget problematisert rundt spørsmålet om hva som ligger i betegnelsen 
”bruk av midler/metoder ved konkurranser”. Det nye regelverket presiserer at tilstedeværelse 
og bruk av forbudt stoff under konkurranse er regelbrudd, uavhengig av tidspunktet for når 
utøveren tilførte det forbudte stoffet til kroppen.      
 
Hvilke stoffer er forbudt? 
På Skyttertinget 2008 ble det vedtatt at det skulle innføres et nytt dopingreglement fra 2010, 
som fulgte WADA sin liste over forbudte stoffer. Det ble gitt omfattende 
unntaksbestemmelser, hvor alle stoffer unntatt betablokker og Diuretica (vanndrivende 
midler) ble tillatt hvis det forelå legeattest for medisinsk bruk. 
 
Gjennom bekjentgjøring av nytt dopingreglement i organisasjonen, har administrasjonen 
blitt klar over at omfanget av skyttere som må benytte Diuretica i medisinsk behandling er 
stort. Ettersom Diuretica, i motsetning til betablokker, i seg selv ikke er 
prestasjonsfremmende for skyting, men maskerer bruk av betablokker, ville vi fra 2010 vært i 
en situasjon hvor mange skyttere ikke hadde hatt mulighet til å skyte i DFS.  
 
Administrasjonen har hatt samtaler med Aker Universitetssykehus om denne 
problemstillingen med Diuretica, og med bakgrunn i nye opplysninger vil administrasjonen 
foreslå at også Diuretica kan benyttes med legeattest. Det er brakt på det rene at selv om 
betablokkere brukes i kombinasjon med Diuretica, så vil Aker Universitetssykehus kunne 
finne sporstoffer av betablokker. Testmetodene er nå blitt så gode at dette lar seg gjøre. 
Diuretica tynner ut urinen, slik at eventuelle nivåer av betablokker blir mindre enn hva som 
er faktisk tilfelle, men det er ikke kjente Diuretica som effektivt stopper ethvert funn av 
betablokker. 



Slik det er i dag opererer Aker universitetssykehus med minimumsverdier for hvor mye 
sporstoffer som skal finnes i prøven før de regner den som en positiv prøve. Det er således 
ikke slik at ethvert sporfunn blir ansett som en positiv prøve. Hvis vi i regelverket vårt med de 
nye opplysninger gitt av Aker universitetssykehus, skal tillate bruk av Diuretica med framlagt 
legeattest, foreslår imidlertid administrasjonen at det skal være slik at ethvert sporfunn blir 
straffeforfulgt. Dette fordi det er god grunn til å anta at inntaket av Diuretica har redusert 
mengden av betablokker i dopingtesten. Administrasjonen vil således foreslå at det gis en 
tekst i § 2 som lyder ” Hvis det i dopinganalysen blir gjort sporfunn av betablokkere i 
kombinasjon med bruk av vanndrivende middel (Diuretica), er dette å regne som en positiv 
prøve, selv om grenseverdiene for funn av betablokkere ligger under akseptert 
minimumsnivå”. 
 
Administrasjonen foreslår videre i § 2 at utøver skal gis rimelig frist til å fremlegge legeattest 
for midler som tillater det. Hvis slik attest ikke er fremlagt før analysen er gjort, gis en kort 
frist på 3 døgn til å fremlegge denne.   
     
Hvilke eventuelle unntaksbestemmelser skal gjelde? 
Administrasjonen har gjennomført en grundig drøfting om det skal gis 
unntaksbestemmelser i dopingreglementet ut over det som er vedtatt i dagens reglement. 
 
Slik administrasjonen ser dette, har organisasjonen 4 valg hvis skyttere som er kvalifisert for 
klasse 3-5 og som er under 55 år skal få et tilbud i DFS selv om de benytter betablokker.  
 
For det første kan man, som i de saker som Skytterstyret har behandlet den senere tid, velge 
å gi skyttere under 55 år anledning til å skyte i klasse V55 under visse betingelser. En god 
grunn til dette er at denne klassen er unntatt dopingbestemmelsene så lenge de fremviser 
legeattest. Dette er slik administrasjonen ser det likevel problematisk, da denne klassen får 
deltakere som faktisk ikke oppfyller aldersbetingelsene for klassen. Selv om de ikke får skyte 
mesterskap, tar de likevel premier og medfører at klassen får endrede konkurranseforhold. 
V55 er en mesterskapsklasse som etter hvert har fått stor prestisje, og da vil skytterne i denne 
klassen reagere på at det kommer skyttere som er yngre enn hva klassen er beregnet for. Et 
alternativ i klasse V55, kunne vært og endret klassebetegnelsen til for eksempel V45. Da 
hadde man fått med et aldersspenn på ytterligere 10 år som kunne deltatt med unntak fra 
dopingbestemmelsene. Administrasjonen vil imidlertid heller ikke foreslå en slik løsning, da 
V 55 er en godt innarbeidet klasse som har fungert meget godt slik den er i dag.   
 
Administrasjonen har for det andre vurdert en løsning hvor man hadde åpnet klasse 2, slik at 
det ikke ble noen poengbegrensning for når man ble for god for denne klassen. Om man 
skyter 250 poeng så kunne man fortsatt skyte i denne klassen. I tillegg til at de som må 
benytte betablokkere i klasse 3-5 også kunne få skyte i denne klassen, ville det også blitt et 
tilbud til alle om at man uansett nivå ikke ble tvunget til å skyte stående i sin DFS-karriere. 
Klasse 2 er heller ingen mesterskapsklasse, og således kunne dette også vært en bedre 
løsning enn klasse V55. Administrasjonen konkluderer imidlertid med at en slik løsning ikke 
vil være god i forhold til de gode intensjoner om at dette skal være en nybegynnerklasse 
med et lavere nivå enn de øvrige klasser. Premiegrensene hadde blitt flyttet oppover, som i 
sin tur kunne medført et frafall blant nybegynnerne. 
 
En tredje løsning som er vurdert av administrasjonen er å la skyttere få skyte i den klasse de 
er kvalifisert for, men ikke gi de som benytter betablokkere anledning til å skyte finaler eller 
eventuelt mesterskapsstevner i det hele. Dette er en løsning som er bedre i forbindelse med 
premiering, men like fullt vil skyttere kunne hevde at de ikke skyter på like konkurransevilkår 
som de som benytter betablokker. Administrasjonen har konkludert med at dette heller ikke 
er noen god løsning. 



Den fjerde løsningen hadde vært å opprette en egen ”åpen klasse” hvor det var tillatt å 
benytte dopingmidler. Det hadde løst problemet med premiering under like 
konkurranseforhold, men administrasjonen mener det er et galt signal om at vi tillater 
dopingmidler i våre konkurranser. Administrasjonen tror heller ikke at noen ville ha benyttet 
seg av et slikt tilbud, da det nok ville blitt svært stigmatiserende å være deltaker i denne 
klassen. 
 
Administrasjonen konkluderer i forhold til ovenstående argumentasjon med at det ikke kan 
gis et konkurransetilbud i DFS til skyttere som benytter betablokkere og samtidig tilhører 
klasse 3-5.   
         
Hvem gjennomfører kontrollene? 
I forbindelse med tingvedtaket i 2008 ble det vedtatt at kontrollene skulle utføres av en 
uavhengig instans utenfor Skytterkontoret. Administrasjonen har vært i dialog med 
Antidoping Norge om de skulle overta disse kontrollene. Administrasjonen ser imidlertid 
store utfordringer med å la ansvaret for prøvene overlates til Antidoping Norge. For det 
første vil det generere et langt større kostnadsnivå for et likt antall prøver. Antidoping Norge 
setter også krav til fysiske prøvelokaliteter som er mye mer omfattende enn hva som kreves 
av Skytterkontoret i dag. Det vil også by på administrative utfordringer at vi får et stort antall 
prøvetakere å forholde oss til hos dem, samtidig som at vi har et annet system for 
unntaksbestemmelser osv. i forhold til den øvrige idretten.  
 
Administrasjonen foreslår derfor at vi i stedet for å engasjere Antidoping Norge, gjør avtaler 
med en eller flere enkeltpersoner utenfor Skytterkontoret. Skytterkontoret gjør avtaler og 
foretar den nødvendige opplæring og oppfølging. På Skytterkontoret vil det fortsatt være 
stillingen som assisterende generalsekretær som får ansvar for oppfølgingen av 
antidopingarbeidet. 
 
Hvilke skyldkrav skal foreligge? 
Forslaget er hentet fra NIFs regelverk og tilpasset forholdene i DFS. For å hindre at 
dopingreglene skal bli utvannet har man i NIF en regel om regelbrudd med straff uten skyld. 
Så lenge det påvises positiv dopingprøve er utøveren skyldig, likevel slik at utøver ved å 
bevise at han er uten skyld, kan slippe utelukkelse. NIFs regelverk er imidlertid komplisert, og 
vi har følgelig forsøkt å lage en enklere versjon.  I stedet for å si at utøver har brutt 
regelverket, men slipper straff hvis han beviser at han er uten skyld, sier vi at han ikke har 
brutt dopingreglene hvis han beviser at han er uten skyld. 
 
Hvilke sanksjoner skal tas i bruk? 
I 15.200 § 6 er det nå beskrevet nivå for hvilke strafferammer Domsutvalget og 
Appellutvalget skal følge. Fordi inntak av betablokker er svært prestasjonsfremmende 
foreslår administrasjonen strengere straffer ved slikt funn. 
 
Hvordan skal dopingsaker offentliggjøres?   
I forbindelse med dopingsakene i 2006 og 2008, har det vært knyttet spørsmål til hvordan 
disse er blitt offentliggjort. Skytterstyret har valgt å offentliggjøre disse i forbindelse med 
offentliggjøring av møtereferat, for å unngå mistanke og spekulasjon om hvem som er 
anmeldt i disse sakene. Med nytt system, hvor Skytterkontoret oversender sakene direkte til 
Domsutvalget i dopingsaker, mener administrasjonen at navn på skytter som hovedregel 
ikke skal offentliggjøres før fellende dom er foretatt. Offentliggjøring på et tidligere 
tidspunkt bør bare gjøres i påkrevde tilfelle, eksempelvis for å hindre mistanke mot 
uskyldige.     
 
 



15.300 Saksbehandlingen ved ileggelse av straff. Doms- og Appellutvalg 
Administrasjonen har ingen spesielle kommentarer knyttet til dette regelverket, annet enn at 
det her er gitt systematiske føringer for saksbehandlingen av straffesaker som gir et klarere 
regelverk enn dagens. I dopingsaker innføres en ordning hvor Skytterkontoret med 
bakgrunn i en positiv dopingprøve oversender anmeldelse direkte til Domsutvalget. 
 
Skytterbokas punkt 8.117 beholder den del av regelverket som gjelder åpenbart berusede 
personer, men det presiseres at dette også gjelder andre enn skyttere som befinner seg på 
baneområdet.   
 
Administrasjonen anbefaler at Norges Skytterstyre innstiller for Skyttertinget 2009 til 
å gjøre følgende vedtak gjeldende fra 01.01.10: 
 
KAPITTEL 15. STRAFFEBESTEMMELSER. DOPINGREGLER. DOMS- OG APPELLUTVALG 
 
15.000 Innledning  
Bestemmelsene i dette kapittel kan bare endres av Skyttertinget. 
 
15.100 Generelle straffebestemmelser 
15.200 Doping 
15.300 Saksbehandlingen ved ileggelse av straff. Doms- og Appellutvalg 
 
15.100 Generelle Straffebestemmelser 
 

§ 1 Virkeområde 
Straffebestemmelsene gjelder for alle som er medlem av skytterlag tilsluttet DFS.  
 

§ 2 Straffebelagte handlinger 
Følgende handlinger er straffebelagte: 

a) Brudd på grunnreglene eller andre bestemmelser gjeldende innenfor Det frivillige 
Skyttervesen, herunder vedtak truffet av organ innenfor Det frivillige Skyttervesen 
samt sikkerhetsbestemmelser  

b) Å ikke etterkomme lovlige pålegg fra organer innenfor Det frivillige Skyttervesen 
c) Økonomiske misligheter  
d) Annen uredelig opptreden 
e) Rettsstridig vold 
f) Påvirket av alkohol og/eller rusmidler tilsvarende en alkoholkonsentrasjon i blodet på 

mer enn 0,2 promille under konkurranse eller trening 
g) Overtredelse av reglene om doping, jfr pkt 15.200 
h) Annen opptreden som er egnet til å skade skyttersportens anseelse.  
i) Medvirkning straffes på samme måte 

 
§ 3 Straffer 

De straffer som kan idømmes er: 
a) Irettesettelse 
b) Tap av rett til å ha tillitsverv. Med tillitsverv menes både valgte og oppnevnte verv. 
c) Tap av rett til å delta i konkurranser og organisert trening (utelukkelse) 
d) Tap av medlemskap og derav følgende rettigheter (eksklusjon) 

Straff etter bokstavene b) til d) kan idømmes for en begrenset tid eller for alltid. 
Ved idømt eksklusjon og/eller utelukkelse skal eventuell utholdt suspensasjonstid gå til 
fradrag.  
Overtredelse av reglene om doping straffes etter de særskilte bestemmelser i 15.200.  
 



§ 4 Skyldkrav 
For å kunne dømmes for overtredelse av bestemmelsene i § 2 må det foreligge forsett eller 
uaktsomhet, jfr. likevel kap 15.200 § 4 første ledd.  
 

§ 5 Dekning av saksomkostninger/oppnevning av forsvarer 
Som hovedregel skal partene i en straffesak dekke sine egne omkostninger tilknyttet 
saken. 
 
Dersom anmeldte helt eller delvis frifinnes, kan domsinstansen tilkjenne saksomkostninger. 
Tilsvarende kan domfelte i særlige tilfeller pålegges å dekke saksomkostninger. 
Når særlige grunner taler for det, kan domsinstansen oppnevne og bekoste forsvarer og 
sakkyndig. 
 
Utgifter til saksomkostninger og oppnevnt forsvarer dekkes i den utstrekning de er rimelige 
og nødvendige. Honorarberegning for advokat skjer etter de samme regler som gjelder 
offentlig oppnevnt forsvarer for de ordinære domstoler. Domsutvalget, eventuelt 
Appellutvalget godkjenner honorarenes størrelse. 
 
Domsutvalgets fastsettelse av honorar til oppnevnt forsvarer kan påklages særskilt 
til Appellutvalget innen 14 dager etter at vedkommende er blitt kjent med avgjørelsen. 
Nødvendige utgifter til vitner erstattes kun når disse er innkalt av domsinstansen. Utgifter til 
sakkyndige erstattes kun når disse er oppnevnt av domsinstansen og utgiftene anses som 
rimelige. 
 
15.200 Doping 

§ 1 Virkeområde 
Reglene i dette kapittel gjelder for en hver utøver som deltar i konkurranser i regi av 
skytterlag tilsluttet DFS. I tillegg gjelder reglene i kapittel 15.100 så langt de passer. 
 

§ 2 Definisjon av doping og regelbrudd 
Følgende anses som brudd på bestemmelsene om doping: 
 
Bruk eller tilstedeværelse av forbudt stoff i henhold til WADA`s liste under konkurranser, 
uavhengig av tidspunkt for når det forbudte stoff er inntatt. 
Å unnlate å møte til pålagt dopingkontroll, nekte å avgi dopingprøve eller på annen måte 
unndra seg dopingkontroll. 
Å forfalske, forbytte eller ødelegge en dopingprøve. 
Å avgi falsk forklaring eller gi uriktige eller villedende opplysninger. 
 
Oppdatert informasjon over forbudte stoffer på WADAs liste forefinnes på 
www.antidoping.no  
 
Tilstedeværelse av stoff som står på WADAs liste over forbudte stoffer, unntatt betablokker, 
anses ikke som brudd på disse bestemmelser dersom det legges frem legeattest som 
dokumenterer at midlet er nødvendig som ledd i medisinsk behandling.  Legeattest skal 
forevises i forbindelse med avholdelse av dopingprøve.  
 
Tilstedeværelse av betablokker anses som brudd på dopingbestemmelsene uavhengig av 
om det framlegges legeattest. Dersom betablokker er foreskrevet av lege, gjelder ikke 
forbudet ved konkurranser som bare er åpne for ett skytterlags medlemmer og heller ikke 
for noen som skyter i klasse 1 eller 2 eller i veteranklassene V55, V65 og V73. Forbudet 
gjelder likevel skyttere i klasse V-55 eller 2 som kvalifiserer seg til finale i NM felt, 
landsdelskretsstevne i felt og samlagsstevne i felt.  

http://www.antidoping.no/�


Hvis det i dopinganalysen blir gjort sporfunn av betablokkere i kombinasjon med bruk av 
vanndrivende middel (Diuretica), er dette å regne som en positiv prøve selv om 
grenseverdiene for funn av betablokkere ligger under akseptert minimumsnivå. For skyttere 
som tilhører klasse 3-5 kan det ikke gis noen form for dispensasjon fra disse regler, heller ikke 
ved å tillate deltakelse i veteranklasser der alder ikke er oppnådd.  
 

§ 3 Dopingkontroll 
Dopingkontroll kan iverksettes ved alle konkurranser og for alle skyttere som er medlem av 
lag tilsluttet DFS uavhengig av alder, kjønn og skyteklasse og dessuten på andre som gis 
tillatelse til å skyte innen DFS. 
 
Kontroll består i at skytteren må avgi en viss mengde urin under oppsikt av den/de som er 
ansvarlig for gjennomføringen av kontrollen. 
 
Skytterkontoret er ansvarlig for at nødvendige kontrolltiltak blir gjennomført. De er også 
ansvarlig for å utpeke kontrollpersoner som uavhengig av Skytterkontoret skal besørge 
fysiske prøvetakinger i forbindelse med stevner. Omfanget av kontrolltiltakene bestemmes 
av Norges Skytterstyre.  
 
Ved prøvetaking skal kontrolløren bistås av en kontrollgruppe på stedet som skal bestå av en 
kvinne og en mann og som skal utpekes av arrangørlaget. 
 
Arrangørlaget skal varsles om kontroll med minst 1 dags frist. 
 
De personer som er involvert i eller er kjent med prøvetakingen har taushetsplikt. 
 
Skytterlaget er ansvarlig for å stille de nødvendige fasiliteter til disposisjon for 
prøvetakingen.  
 

§ 4 Skyldkrav 
Bruk eller tilstedeværelse av forbudt stoff i utøvers kropp anses som brudd på bestemmelsen 
i § 2a) med mindre det føres bevis for at skytteren er uten skyld i regelbruddet. 
 
For å kunne dømmes for brudd på § 2 b) – d) må det foreligge forsett eller uaktsomhet. 
 
Manglende kjennskap til dopingbestemmelsene er ikke straffebefriende eller 
straffenedsettende.  
 

§ 5 Sanksjoner 
For brudd på bestemmelsene i § 2 skal idømmes to års utelukkelse, dog slik at bruk eller 
tilstedeværelse av andre stoffer enn betablokkere kan gi lavere straff.  
 
Foreligger særlig skjerpende omstendigheter kan det idømmes utelukkelse for inntil 4 år. Slik 
skjerpelse kan unngås dersom utøver eller person tilstår uten opphold etter at varsel om 
regelbruddet er gitt.  
 
 
Dersom det føres bevis for at regelbruddet skyldes ubetydelig utvist skyld, kan ilagt 
utelukkelse reduseres til under laveste angitte utelukkelsestid.   
 
Utelukkelse omfatter tap av retten til å delta i konkurranser og organisert trening, samt 
retten til å ha valgte og oppnevnte tillitsverv. 
 



I særlige tilfeller, eksempelvis av sosiale grunner, kan Domsutvalget eller Appellutvalget 
velge å unnta retten til å delta i organisert trening fra ilagt utelukkelse. 
 
Brudd på bestemmelsene i § 2 skal medføre tap av premier, mesterskap og resultater fra alle 
konkurranser i stevnet.  
 
Med mindre det anses som urimelig, taper også utøver premier, mesterskap og resultater 
oppnådd i tiden etter regelbruddet og frem til ilagt suspensjon eller utelukkelse trer i kraft. 
 

§ 6 Flere regelbrudd 
Ved gjentagelse kan utelukkelse idømmes for lengre perioder enn det som fremgår av § 5. 
 

§ 7 Offentliggjøring 
Ved fellende dom skal navnet på skytteren og domskonklusjonen offentliggjøres.  
 
Inntil fellende dom foreligger skal informasjon om positiv dopingprøve som hovedregel ikke 
offentliggjøres med mindre dette anses nødvendig for å hindre at mistanke om doping 
rammer uskyldige.  
 
15.300. Saksbehandlingen ved ileggelse av straff. Doms- og Appellutvalg 
 

§ 1 Anmeldelse 
Skytterstyret kan anmelde til Domsutvalget ethvert brudd på bestemmelsene i kapitel 
15.100 som ikke er behandlet av det lokale skytterlag. Videre skal Skytterkontoret anmelde 
ethvert brudd på bestemmelsene i kapittel 15.200 til Domsutvalget. For brudd på 
bestemmelsene i 15.200 § 2 a, skal Skytterkontoret først anmelde dette når positiv B-prøve 
også foreligger. Hvis utøver ikke ønsker B-prøve analysert, skal anmeldelsen skje når dette er 
avklart. Utøver skal gis rimelig tid til å bestemme om B-prøve ønskes analysert.   
 
Påtale ved overtredelse av kap 15.200 skjer ved oversendelse av prøveresultater og 
eventuelle øvrige dokumenter til DFS Domsutvalg. DFS faste advokat skal fremme saken for 
Domsutvalget og eventuelt møte i muntlig forhandling for utvalget. Han er bemyndiget til å 
nedlegge for utvalget den påstand som anses riktig ut fra saksdokumentene, eventuelt på 
grunnlag av bevisføring og argumentasjon i muntlig høring.  
 

§2 Domsutvalgets behandling 
Ved mottak av anmeldelse etter § 1 skal Domsutvalget sende anmeldelsen snarest mulig og 
senest innen to uker i rekommandert brev til den anmeldte, som gis frist på minst tre uker til 
å komme med sine bemerkninger (som bør være skriftlige) til den inngitte anmeldelse. 
Samtidig gjøres anmeldte oppmerksom på at saken kan bli avgjort på grunnlag av den 
inngitte anmeldelse, dersom anmeldte unnlater å framkomme med sine bemerkninger 
innen den fastsatte frist.  
 
Saken skal utredes nøye før den blir avgjort.  
 
Domsutvalget avgjør selv om det kan treffes avgjørelse på grunnlag av skriftlige innlegg eller 
om det skal holdes muntlig høring. Ved muntlig høring skal DFS faste advokat og den 
anmeldte selv være til stede samtidig og begge redegjøre for sine standpunkter. Dersom det 
føres vitner skal begge parter ha anledning til å stille spørsmål til disse.  
 
Den anmeldte har anledning til å la seg bistå av advokat eller annen medhjelper under et 
hvert trinn av saken.  
 



§3 Domsutvalgets avgjørelse 
Domsutvalgets avgjørelse skal treffes i lukket møte. Avgjørelsen, som skal inneholde 
begrunnelse og konklusjon, skal utformes skriftlig. Avgjørelsen skal sendes skytteren og DFS 
sin faste advokat i rekommandert brev. Det skal samtidig underrettes om adgangen til å 
begjære avgjørelsen overprøvd av DFS’ Appellutvalg.  
 

§4 Overprøving av Domsutvalgets avgjørelse 
Så vel skytteren som Skytterstyret v/DFS faste advokat kan begjære overprøving av 
Domsutvalgets avgjørelse. Fristen er fire uker fra mottagelsen av Domsutvalgets avgjørelse.  
 
Begjæringen sendes Appellutvalgets leder som snarest sørger for å oversende begjæringen 
til den annen part med tre ukers frist for uttalelse.  
 
For øvrig gjelder reglene i §§ 1-3 så langt de passer.  
 

§5 Straff for skytterlagets medlemmer 
Det enkelte skytterlag kan vedta straff for sine medlemmer i samsvar med reglene i § 2-3 i 
kapittel 1.050 Lover for skytterlag, dog ikke straff for doping. Eventuelt tap av tillitsverv eller 
medlemskap vil i så fall gjelde tillitsverv/medlemskap i skytterlag.  
 
Dersom straffen innebærer eksklusjon eller tap av retten til å ha tillitsverv i skytterlaget, kan 
domfelte bringe saken inn for Appellutvalget hvor saksbehandlingen skjer i samsvar med 
bestemmelsene i § 4, jfr. §§ 1-3.  
 

§6 Habilitet 
Ingen kan være med på avgjørelse som selv har interesse i saken, har inngitt anmeldelse 
eller vært med på behandlingen av saken på noe tidspunkt eller på forhånd offentlig har gitt 
sin oppfatning av saken til kjenne.  
 

§7 Suspensjon 
Når straff for overtredelse av §2 eller av pkt.15.200 kan komme på tale, kan vedkommende 
skytterlags styre eller Skytterstyret beslutte at vedkommende suspenderes dersom dette 
finnes påkrevet. Suspensjon er ikke straff, men en midlertidig forføyning som gjelder så 
lenge saken er til behandling.  
 
I suspensjonstiden kan bestemmes tap av de rettigheter som kan tapes ved straff. Den som 
blir suspendert skal straks underrettes skriftlig om suspensjonen. 
 
Dersom et skytterlagsmedlem er under suspensjon når saken bringes inn for skytterlagets 
årsmøte eller domsutvalget blir suspensjonen automatisk forlenget inntil årsmøtevedtak 
eller Domsutvalgets foreligger.  
 
En ilagt suspensjon faller under enhver omstendighet bort dersom avgjørelse i saken ikke 
foreligger innen tre måneder fra suspensjonen ble ilagt.  
 
 
 

§8 Ikrafttredelse 
En avgjørelse om  ilagt straff trer i kraft så snart vedkommende er gjort kjent med den og 
står ved makt selv om avgjørelsen blir brakt inn til overprøving, med mindre Appellutvalget 
vedtar noe annet. 
Det samme gjelder avgjørelser som er truffet i forbindelse med straffesaker og som ikke 
anses som straff.  



§9 Doms- og Appellutvalgets sammensetning 
Domsutvalget skal bestå av leder, nestleder og ett medlem med to varamedlemmer. 
Appellutvalget skal bestå av leder, nestleder og ett medlem med to varamedlemmer.  
 

§10 Gjenopptakelse 
Til fordel for den som er ilagt straff, kan en sak som ellers er endelig avgjort gjenopptas når 
det framkommer opplysninger som man antar ville ha medført et annet resultat. En 
begjæring om gjenopptakelse skal være skriftlig og inneholde en begrunnelse for hvilke 
omstendigheter som ikke antas å ha vært kjent for avgjørelsesinstansen da straffen ble ilagt. 
Begjæringen sendes den instans som sist har avgjort saken. Blir begjæringen om 
gjenopptakelse avslått, kan avslaget overprøves dersom begjæringen er framsatt overfor 
Domsutvalget. Er begjæringen framsatt overfor Appellutvalget og avslått, kan avgjørelsen 
ikke overprøves. Gjenopptakelsessaken behandles som ny sak etter saksbehandlingsreglene 
foran. 

§11 Benådning 
Norges Skytterstyre kan etter søknad, når særlige omstendigheter taler for det, gi benådning. 
Vedtak om benådning krever enstemmighet. 
 

8.117 
Åpenbart berusede eller påvirkede personer, det være seg skyttere, arrangør eller tilskuere, 
skal vises bort fra baneområdet (jfr. for øvrig kapittel 15.200 om doping m.m.)  
 
 
Norges Skytterstyre anbefaler Skyttertinget 2009 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 

Sak 31/2009 Oppdrag til Rådgivende utvalg 
 
Vedtak 
Som følge av sak 30/2009 angående innføring av nye Doping- og straffebestemmelser, hvor 
det foreslås for Skyttertinget 2009 at det ikke kan gis dispensasjon for bruk av betablokkere 
for skyttere kvalifisert for klasse 3-5, gis Rådgivende utvalg følgende oppdrag: 
”Utvalget skal drøfte om det bør legges opp til et konkurransetilbud for skyttere i DFS som er 
tvunget til å benytte betablokker, og som tilhører klasse 3-5 og ikke er fylt 55 år. Hvis 
utvalget konkluderer med at et slikt tilbud bør gis, skal de videre gi konkrete råd om hvordan 
et slikt konkurransetilbud bør være. Utvalget gis frist til 1. November med å legge fram sin 
rapport.”. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 32/2009 Norges Skytterstyres årsmelding for 2008 
 

Norges Skytterstyre har i 2008 bestått av:  
President Hans O. Kveli, Trondheim. Visepresident Sindre Undseth, Rendalen. 

Styremedlemmer: Jarle Tvinnereim, Hornindal. Jon G. Hofstad, Hegra. Henning Ivarrud, Bodø. 
Janne Kornbrekke, Birkenes. Olav Aasen, Torjulvågen. Fom. Landsskytterstevnet, Morten 

Bjerknæs, Frogn. Bernt I. F. Brovold, Forsvarets representant. 
 
Skyttertinget 
Norges Skytterstyre holdt ordinært Skytterting i Førde på Sunnfjord Hotell torsdag 24. Juli. 
Hans O. Kveli ble gjenvalgt som president i Norges Skytterstyre. Sindre Undseth ble 
gjenvalgt som visepresident. Janne Kornbrekke ble gjenvalgt som Sørlandets representant i 
Norges Skytterstyre. Morten Bjerknæs ble valgt som ny leder i DFSU etter Olav Aasen. 
 
Landsskytterstevnet 2012 ble lagt til Voss med Voss skyttarlag som arrangør. Senja 
skyttersamlag ble nedlagt, og skytterlagene i samlaget ble ført over til henholdsvis Ofoten 
og Troms skyttersamlag. Det ble videre innført en ordning med egne IT-kontakter i 
samlagene. Skytterbokas systematikk ble gjennomgått, og det ble vedtatt ny 
funksjonsfordeling mellom Skyttertinget og Norges Skytterstyre. Det ble videre vedtatt nytt 
dopingsreglement gjeldende fra 1/1-2010. Hele referatet kan leses på www.dfs.no.  
 
Skyttertingsmiddagen 
Førde kommune var vertskap for rundt 200 innbudte gjester til årets tingmiddag. Denne ble 
arrangert på Sunnfjord hotell. 
 
Under tingmiddagen ble organisasjonens høyeste utmerkelse – fortjenstmedaljen – utdelt 
til tre personer: Olav Aasen - avtroppende DFSU-leder, Oddbjørn Meland - samlagsleder i 
Hordaland og til Einar Vorland – samlagsleder i Sunnhordland. 
 
Hederstegn ble også utdelt under middagen til: Bernt Grimstvedt – stevnepresident, 
Christian Rekkedal - leder i hovedkomiteen, Janne Kornbrekke – Norges Skytterstyre, Åge B. 
Eriksen - samlagsleder i Vestfold, Eigil Kr. Høgmo - samlagsleder i Senja, Karl Gustav Grinvalds 
– samlagsleder i Vest-Finnmark, Gunnbjørn Fagervik – samlagsleder i Vefsn og Asbjørn 
Hårstad – samlagsleder i Fosen.  
 
Alf Tobiassen fikk overrakt Kongens Fortjenstmedalje i sølv. 
 
Landsskytterstevnet  
Landsskytterstevnet 2008 gikk av stabelen i Førde, og ble svært godt gjennomført av Førde 
skyttarlag. Stevnet hadde 4740 deltakere, som var nesten 200 deltakere mer enn stevnet 
arrangert i Førde i 1997. Svært gledelig var det at det deltok hele 1133 rekrutteringsskyttere. 
Tilsvarende antall i 1997 var 958. Antall påmeldte i Førde var 5190 skyttere, som var 190 
skyttere mer enn Handlingsplanens mål om 5000 påmeldte skyttere. 
 
Skytterkonge og kongepokalvinner ble Vebjørn Berg fra Blaker, fulgt av Skytterprinsen Odd 
Arne Brekne fra Lyngdal, som vant Kjell Kristian Rikes minnepremie. Skytterprinsessen ble 
arrangørlagets egen Mona Isene. 
 
Samlagsskytingen ble i 2008 gjennomført etter duellprinsippet. Til slutt stod vi igjen med tre 
duellanter i finalen. Det var Vestfold skyttersamlag, representert av Bjørn Tonny Stalsberg, 
Hallingdal skyttersamlag, representert av Arild Brodahl, og Opland skyttersamlag, 
representert av Ole Martin Engh. Vestfold vant finalen da Stalsberg skjøt hele 99 poeng. 
Nummer to ble Hallingdal og Opland tok tredjeplassen. 

http://www.dfs.no/�


Norgesmester i feltskyting ble Jakob Nørbech fra Aspøy og Straumsnes. Han skjøt seg til 
topps fra skive 39 i finalen hvor han fikk 12/5. I omskytingen om andre- og tredjeplass ble 
det Thore Larsen som presterte best, med 12/3. På tredjeplass fikk vi Ann Kristin Årskog 
Vikhagen med 12/1.   
 
Skyting mot elektroniske skiver i feltfinalene gir muligheter for god publikumspresentasjon 
på lik linje med baneskytingen. Det var andre gang dette ble gjennomført på 100 meter og 
første gang dette ble gjort på grovfelten.  
 
Harald Tandberg fra Søndre Modum ble vinner av felthurtigskytingen. 16 skyttere møttes til 
duell, og til slutt sto det to skyttere igjen på standplass. Dette var Harald Tandberg og Tor 
Harald Lund, Søgne. I finalen gjelder det å vinne to av tre dueller. Tandberg vant med to 
strake seire over Lund.  
 
John Olav Ågotnes fra Sartor ble vinner av Stangskytingen. John Olav Ågotnes hadde 13 treff 
etter langholdet. Han fulgte opp med en fantastisk serie på kortholdet hvor Sartor-skytteren 
fikk 16 treff. 
 
Juniorklassen i baneskyting ble vunnet av Birgitte Solberg fra Falken, mens feltskytingen ble 
vunnet av Thomas Rasmussen fra Gjesdal. I eldre rekrutt ble det seier til Emil Kulusveen fra 
Åmot i baneskyting, mens tittelen i feltskyting gikk til Siri Mortensen fra 
Høland/Bjørkelangen. Cathrine Brevig Berg fra Sørskogbygda ble dobbeltmester i 
rekruttklassen etter at hun imponerende nok vant både baneskytingen og feltskytingen. 
 
Gode og motiverte mannskaper fra Forsvaret og spesielt Heimevernet bidro sammen med 
arrangøren til at dette ble et Landsskytterstevne av de aller beste. NRK TV-sporten sendte 13 
timer på NRK 1 med svært god seeroppslutning. 
  
Nordisk mesterskap og Nordisk ungdomsmesterskap i bane-, felt- og 
felthurtigskyting  
Danmark var vertskap for årets Nordiske mesterskap 4. – 6. september.  
Ledere: Engebret Mjøseng, Janne Kornbrekke og Ole Hans Dyrhaug. 
 
Følgende seniorer representerte Norge:  
Hans Bakken/Vanvik, Trond Bergan/Jondalen, Stian Bogar/Hovet og Hol, Odd Arne 
Brekne/Lyngdal, Ola Tore Dokken/Nordre Land, Tor-Erik Fossli/Målselv, Tor Harald 
Lund/Søgne, Roger Ottosen/Tingelstad, Arild Røyseth/Åsane og Hordvik, Rune Seim/Seim, 
Liv Sollesnes/Jondal, Pål Øyvind Ørmen/Råde, Tore Veie/Rissa, Vidar Vorland/Bømlo, Hans 
Kristian Wear/Styrvoll. 
   
På ungdomslaget deltok for Norge:  
Ole Magnus Bakken/Løiten, Ole-Kristian Bryhn/Røyken og Hurum, Kim André Lund/Jondalen, 
Frode Stølen/Vanvik, Halvor Thrane Svendsen/Rælingen. De Danske Skytteforeninger har et 
moderne og meget flott nasjonalanlegg i Vingsted. Her foregikk baneskytingene, mens 
feltskytingene var lagt til områdene ved Borris. 
 
Igjen ble årets mesterskap resultatmessig vellykket for det norske laget. Det ble laggull i 
baneskytingene for både seniorer og ungdommer, samt laggull i felthurtigskytingen. I 
feltskytingene ble det sølv til begge våre lag.  
Individuelt ble det ni medaljer til våre skyttere. I baneskytingen for seniorer var den norske 
dominansen påfallende med hele tolv skyttere foran beste utlending. Vinner ble Hans 
Kristian Wear, som med det forsvarte seieren fra 2007. På andre plass fulgte Odd Arne 
Brekne, mens Stian Bogar kapret bronsemedaljen.  



Blant ungdommene ble det et tett og spennende oppgjør. Til slutt halte Kim André Lund 
seieren i land etter to omskytinger med Ole-Kristian Bryhn.  
 
I feltskytingen fikk Sverige sin gullvinner ved Inge Lundberg. Nummer to ble Pål Øyvind 
Ørmen. Blant ungdommene ble det en suveren seier til Kristian Larsen fra Danmark. Norge 
fikk her en sølvmedalje ved Ole Magnus Bakken.  
 
Mesterskapet i felthurtig ble denne gangen avviklet uten finale. Dermed ble skytteren med 
raskest tid innledningsvis totalvinner. Den som mestret dette best var danske Lars N. 
Thesbjerg, som vant foran Ola Tore Dokken og Tor Harald Lund. 
 
Norgescupen i baneskyting 
Norgescupen 2008 ble gjennomført etter retningslinjer som ble vedtatt i 2000. 
Det ble som før, arrangert 9 stevner fordelt på 3 helger. Det var18 søkere til stevnene. 
 

• 1.runde ble arrangert på Østlandet, med Rælingen, Nittedal og Fet skytterlag som 
arrangører. 900 skyttere deltok på hvert av stevnene i denne runden, et antall som vi 
skal være svært stolte av.  

• 2. runde ble arrangert i forbindelse med Landsskytterstevnet med skytterlagene 
Hafslo, Leikanger og Sogndal, i Sogn Indre skyttersamlag som arrangører. 

Som i 2006, ble det bestemt at denne runden ikke skulle ha noen avsluttende finale på noen 
av arrangementstedene da dette ville medføre komplikasjoner i forbindelse med Militært 
NM. Like i overkant av 1000 skyttere deltok på hvert av stevnene. 
 

• Avslutningsrunden ble arrangert i Salten skyttersamlag med Valnesfjord, Gildeskål og 
Bodø Østre skytterlag som arrangører. Ca. 300 skyttere deltok på hvert av stevnene. 

Etter at alle stevner var gjennomført ble Tor Harald Lund fra Søgne vinner av årets 
Norgescup. Arild Røyset fra Åsane / Hordvik fikk sølvmedalje, mens bronsemedaljen i år gikk 
til John Olav Ågotnes fra Sartor. 
 
Dette er Tor Harald Lunds 4. seier i Norgescupen (1995, 2001, 2004 og 2008) 
Norgescupkomiteen har også i 2008 bestått av Klas Erik Lindstad (leder), Tor Isak Laugen 
som DFS - representanter, mens Liv Sollesnes fra Jondal skytterlag har vært skytternes 
representant i komiteen. 
 
Regnskap/økonomi 
Det frivillige Skyttervesen ble i 2008 bevilget et tilskudd på kr 30 296 000.  Det ordinære 
tilskuddet var på kr 25 296 000, og det ble bevilget kr 5 000 000 i såkalte miljøpakkemidler.  
Det ordinære tilskuddet samt miljøpakkemidlene ble gitt etter søknad fra Skyttertinget 2006.  
Norges Skytterstyre har brukt fullmakten gitt av Skyttertinget 2006 om justering på 
underposter.  Det frivillige Skyttervesen mottok i tillegg kr 1 066 535 i kompensasjoner. 
 
Det var ved utgangen av 2008 kr 1 159 136 i ubrukte offentlige midler.  Av disse er kr 864 344 
øremerket til miljøpakkeprosjektet.  Resten, kr 294 792, inngår som ordinære driftsmidler. 
Resultatet for private midler ble kr -493.577.  Underskuddet skyldes bruk av private midler på 
tiltak som fremmer organisasjonens formål innenfor ungdomsarbeid og utdanning, sikkerhet 
på skytebaner samt finansiering av utvikling av elektronisk feltskytingsmateriell.  Det er i 
tillegg brukt et betydelig beløp av private midler for å kunne opprettholde 
ammunisjonsbidragssatsene. 
Tilskuddet regnskapsføres etter retningslinjer gitt av Forsvarsdepartementet og revideres av 
Nitschke AS. 



Landslotteriet 
Landslotteriet 2008 ble godt gjennomført. Skytterlagene solgte hele 234 000 lodd, og 
omsetningen ble kr 5 830 000. Dette er en liten nedgang fra siste lotteri i 2006. Overskuddet 
ble på kr 3 870 000. Skytterlagene får samlet kr 3 000 000 og kr 970 000 går til lotteriets 
formål.  
 
732 skytterlag solgte sine 200 tilsendte lodd eller mer og 95 skytterlag solgte mer enn 600 
lodd. Brumunddal, Gjesdal, Nordre Land, Skarpskytten og Stange og Romedal solgte 4000 
lodd. De fikk hver sin Sauer 200STR i motivasjonspremie. 14 skytterlag solgte fra 1500 – 2999 
lodd og fikk 600 skudd kal. . 6,5 i motivasjonspremie. 76 lag solgte fra 600 – 1499 lodd, og 
har mottatt 5000 skudd kal. .22 i motivasjonspremie. Vi takker skytterlagene for en 
kjempegod innsats. 
 
 Lotteriets formål denne gang var: ”Styrke ungdomsarbeidet i DFS gjennom økt bruk av 
internett som informasjonskanal. Videre styrke opplæringstilbudet i skytterlagene ved bruk 
av web-baserte opplegg.” 
 
Hovedgevinstene var 2 biler og 3 reiser. Vinnerne ble: Randi Vangen, Stranda, Saab 9 – 3 1,9 
TiD, Jan Morten Tveter, Skarnes, Opel Corsa 1,2, Tone Eik, Holter,Reise for kr 40 000. 
 
Salgsvirksomheten 
Salgsavdelingen i Det frivillige Skyttervesen har i 2008 arbeidet med de samme gruppene, 
etter samme prinsipp og med samme bemanning som tidligere år. Avdelingens 
omsetningstall for 2008 viser at salgsinntektene er på kr 26 444 401 som er kr 853 379 høyre 
enn salget enn i 2007. 
 
Omsetningen er kr 3 744 401 høyre enn totalbudsjettet for salgsvirksomheten, som etter 
dette fikk et positivt driftsresultat på kr 250 271, som må betegnes som bra. 
Omsetningsmessig er dette det høyeste salgsresultat siden 1994, selv om prisstigningen har 
vært minimal. 
 
Ammunisjonssalget   
Omsetningen på ammunisjon har i 2008 hatt en økning i salget på kr 1 830 574 i forhold til 
salget i 2007.  Salgsinntektene på ammunisjon for 2008 ble kr 15 443 841 som er kr 1 943 
841høyere enn godkjent budsjett på kr 13 500 000. 
NAMMO har i år laget en enkel produktguide som er godt mottatt, og som vi håper har 
resultert i det økende salget  
Salget av kaliber.22 ammunisjon er fortsatt svært bra, og er økende. Det er omsatt 3 940 000 
enheter, (3 619 500 i 2006). 
Salget av treningspatroner for jegere, har en liten svikt. Konkurransen på dette spekteret er 
sterkt økende. Salget viser omsetning på 183 960 enheter (201 790 enheter i 2007.) 
 
Våpensalget 
Våpensalget har også i 2008 vært svært godt. 
DFS solgte i 2008 SAUER produkter for kr 10 319 812, mot kr 11 213 210 i 2007. En nedgang i 
omsetningen på kr 893 398, men kr 1 819 812 høyere enn godkjent budsjett. Ordrereserven 
vår pr. 31.12.2008 var ca. kr 450 000. 
J P SAUER & SOHN har i 2008 vært en stabil og god leverandør av vårt våpen. De har levert 
våpen etter avtale, og ventetiden har dette år vært minimal, men på slutten av året ble det 
noe ventetid, spesielt på våpen i kal. 22. 
 
Salget av SAUER 200 STR er også en indikator på at aktiviteten i organisasjonen er meget 
god. Salget av våpen med juniorskjefter er høyt i forhold til andre våpen i 6,5.(se tabell) 



Oversikten viser sammenlignet salg 2000 – 2008: 
Type/kal 2000 2001 2002 2003 2004 2005 2006 2007 2008 
Kompl. våpen i kal. 6,5 475 397 420 445 397 363 395 365 329 
Kompl. våpen i kal. 6,5 
Jun. 9 56 74 80 109 138 

156 182 172 

Kompl. våpen i kal. 7,62 9 16 7 4 14 7 4 3 3 
Kompl. våpen i kal. 22 82 71 72 102 82 104 125 102 78 
Kompl. våpen i kal. 22, 
Jun 2 6 17 30 29 54 

66 90 71 

Ombyggingssett 302 324 309 402 418 353 496 443 378 
Kompletteringssett 32 37 38 57 35 58 55 45 51 
Kompletteringssett, Jun   2 7 9 16 21 14 29 
Irisblender  123 130 113 138 153 184 131 129 
Magasin 6,5/7,62 869 871 1016 1155 1194 1022 1313 1319 1102 
Magasin i kal. 22         229 

 
 Annet salg 
Denne gruppen innebærer stevnemateriell inkl. skyteskiver for 15 meter, profileringsartikkler, 
medlemskort og administrasjonsprogram. 
Gruppen har hatt en omsetning på kr 680 748 i 2008 (kr 764 545 i 2007) en liten nedgang på 
kr 83 797 fra 2007.  Dette er kr 19 252 lavere enn budsjett. 
Omsetningen på denne gruppen er svært avhengig av hvor Landsskytterstevnet blir 
arrangert. Jo flere skyttere, jo større omsetning. Vi har her store forhåpninger på ny 
nettbutikk, som etter planen blir satt i system februar 2009. 
Salgsavdelingen hadde ikke i år andre arrangementsbesøk enn Landsskytterstevnet i Førde.   
 
IT-arbeidet  
Ved utgangen av 2008 hadde 540 skytterlag kjøpt administrasjonsprogrammet. Det har vært 
avholdt 5 kurs i programmet og 3 kurs i regnskapsdelen i 2008. 
820 skytterlag hadde epost-adresser registrert ved utgangen av året. 
164 skytterlag/samlag har kjøpt hjemmesider gjennom DFS på Idium plattformen. 
Tilsvarende tall for Dform er 120. 
 
Samarbeidet med Forsvaret 
Samarbeidet mellom DFS og Forsvaret har også i 2008 vært meget godt.  
GIHV Gen.maj Bernt I.F. Brovold og gen.sekr. Berglund har i løpet av året hatt flere avklarende 
møter vedrørende ny avtale om Forsvarets støtte til LS fom 2011. Det har særlig vært 
fokusert på hvilke deler av dagens materiell som kan videreføres og hva som må nyanskaffes. 
Det framstod i løpet av 2008 etter hvert en avklaring som vil bli stadfestet i 2009. 
 
Landsskytterstevnet i 2008 ble støttet av Fellesoperativt hovedkvarter (FOHK), Møre og 
Fjordane HV- distrikt 11, Forsvarets Logistikkorganisasjon/materiell(FLO/M), Forsvarets 
Logistikkorganisasjon/Romerike tekniske verksted(FLO/RTV) og FLO/IKT (informasjons og 
komm. teknologi). De militære avdelingene gjorde en utmerket innsats med planlegging og 
gjennomføring av sin støtte til LS. 
 
De elektroniske skivene som ble introdusert ved LS 2001 fungerte fortsatt meget godt. 
Etter avtale med NIH/Forsvarets avdeling ble offisielt Mil NM i rifleskyting arrangert under LS 
2008, som året før. Programmet for Mil NM var regulær skyting i klasse AG3 med kun 
liggende skyting i feltskytingen, etter ønske fra Forsvaret. Som i 2007 ble det arrangert egen 
finale i Mil NM. I denne finalen deltok de 10 beste fra innledende skyting i felt-, Stang- og 
baneskyting. Alle ti hadde samme utgangspunkt i finalen. Denne ble vist på storskjerm, skive 
for skive. Arrangementet ble meget vellykket. Forsvaret har i 2008 startet innfasingen av ny 



angrepsrifle, HK 416. Det er avtalt eget Mil NM i 2009 for de som har utlevert HK 416 som sitt 
personlige våpen. Det gjennomføres ikke egen finale i denne klassen. Vinner i denne klassen 
er laveste plassiffer i felt-,Stang- og baneskyting.  
 
I samsvar med DFS’ formålsparagraf er det i all aktivitet i hele organisasjonen tilrettelagt for 
at militært personell kan vedlikeholde egen skyteferdighet med tjenesterifle ved deltakelse i 
konkurranser og trening i egen klasse.   
DFS støtter studiet Idrettsledelse Skyting ved NIH med forelesere og mentorstøtte ved større 
oppgaver. Mange av studentene er personell fra Forsvaret.  
 
I samarbeidet med Heimevernet (HV) sentralt har også 2008 vært et meget positivt år. På 
grunn av innsparingsbeslutninger i HV ble det ikke gjennomført samarbeidskurs, men HV’s 
fasiliteter på Værnes ble benyttet til eget kurs II i DFS regi. 
 
Arbeidsutvalget i Landsrådet for Heimevernet(AU) nedsatte i 2006 et utvalg for å gi råd om 
økning av rekruttering av kvinner til HV. Her er DFS representert med en kvinne.  
Lokalt og regionalt har HV behov for bruk av ca 130 baner, tilhørende skytterlagene i DFS, for 
gjennomføring av skarpskyting under årets trening. Arbeidet med retningslinjer for HV’s bruk 
av sivile skytebaner er avsluttet og GIHV har gitt ut sine retningslinjer for dette.  Disse 
retningslinjene danner grunnlag for bruksavtale mellom HV-distrikt og skytterlag.  
Norges Skytterstyre har vedtatt at de baner HV skal benytte skal prioriteres i det 
sikkerhetsarbeid DFS har igangsatt på generelt grunnlag på skytterlagenes baner. Totalt har 
DFS-lagene ca 800 skytebaner over hele landet. Her gis alle som ønsker det anledning til 
trening med rifle. DFS’ største økonomiske utfordring er vedlikehold av denne banemassen, 
særlig med tanke på sikkerhetsmessige forhold.     
 
Møtevirksomheten mellom Heimevernsstaben (HVST) og Skytterkontoret har vært gjennom 
en god periode. GIHV og generalsekretæren møtes jevnlig i sitt arbeid med utkast til ny 
støtteavtale for gjennomføring av LS. Fra DFS deltar Utdanningssjef og Ungdomskonsulent i 
en arbeidsgruppe for å vurdere videre utvikling av samarbeidet HV-DFS i framtiden. Avtalen 
mellom HV og DFS forventes revidert i forhold til gruppens konklusjoner.  
 
I 2004 ble det igangsatt et samarbeidsprosjekt ved Heimevernets utdanningssenter Værnes 
(HVUV) hvor DFS-skyttere som skal inn til førstegangstjeneste blir tilbudt god tilrettelegging 
for skytetrening, i og utenfor tjenesten, samtidig som deres skyteferdigheter utnyttes i 
skarpskytterutdanningen i HV. Målet er skarpskyttertjeneste i HV’s oppsetninger.  
Det ble gjennomført et pilotprosjekt på dette i to kontingenter, en i 2004 og en i 2005. 
Første ordinære kontingent ble innkalt sommeren 2006. Denne besto av 19 skyttere, herav 
to jenter. Evalueringen fra kontingenten var meget positiv. Det legges stor vekt på at denne 
ordningen skal bli til beste for samarbeidet mellom HV og DFS. Norges Skytterstyre har lagt 
føringer for at virksomheten ved HVUV skal støttes maksimalt for et vellykket resultat. 
Sommeren 2007 ble ny kontingent innkalt. Ved dimisjon var tilbakemeldingene også fra 
denne kontingenten meget positive.  
 
I arbeidet med tilførsel av aktive skyttere til skarpskytterutdanning ved HVUV samarbeider 
DFS aktivt med Vernepliktsverket.  Målsettingen i antall pr kontingent er allerede nådd. Ved 
et fortsatt godt opplegg og aktiv støtte har DFS tro på at ordningen etter hvert blir 
”selvrekrutterende”. Utenom de som rekrutteres til denne spesielle tjenesten produserer DFS 
ca 2000 skyttere årlig opp til vernepliktig alder. Dette er en gruppe som kan rifleskyting ved 
frammøte til tjeneste og er i så henseende et markant bidrag til forsvarsevnen i 
befolkningen.     
 
I 2008 kom besluttet Stortinget at HV`s befalsutdanning på Værnes skulle nedlegges. Det 



arbeid som i ovenstående avsnitt er beskrevet som en svært vellykket satsning er dermed 
avsluttet på kort sikt. Hæren og Heimevernet arbeider for at ordningen skal gjennomføres 
igjen fra 2010.   
 
I april 2007 ble det innledet drøftinger med en avdeling i HSTY om skyteinstruktøropplæring 
ved Grunnleggende Befalsutdanning etter samme mønster som samarbeidskursene for HV. 
Første kurs ble gjennomført ved Panserbataljonen på Setermoen i juni 2007. Høsten 2007 
ble det avtalt tilsvarende kurs for HMKG. Disse kursene er også gjennomført i 2008.   
På regionalt og lokalt nivå fortsatte det gode samarbeidet som før. Dette samarbeidet 
gjelder først og fremst bruk av skytebaner og skytterhus samt lokal støtte til arrangement av 
stevner, møter og kurs. 
  
Omstruktureringen i Forsvaret har pågått også i 2008. Heimevernet, som nå har redusert 
antall distrikter til 13 (tidl 18), skal innrettes mot nye og framtidige nasjonale trusler i 
rammen av det moderne samfunn og organiseres i en styrkestruktur på ca 50000 personell 
inndelt i Innsats-, Forsterknings- og Oppfølgingsstyrker. DFS har fulgt opp denne 
omstruktureringen bl.a. med endring av representasjonen i distriktsrådene. Heimevernet 
signaliserer en øket trening og bruk av de DFS-baner som nevnt foran. 
 
I Forsvarets ledelse er den mest markerte endring at Generalinspektørene blir flyttet ut av 
Oslo innen 1.august 2009, med unntak av GIHV. GIHV blir værende i Oslo, dog utenfor 
Forsvarets ledelsesbygg.   
 
I forbindelse med flytting/etablering av nye lokaler for Skytterkontoret har det i 2008 vært en 
fortsatt dialog med Forsvarsbygg vedrørende plass i lokaliteter i Forsvaret. Det foreligger 
ingen avklaringer på dette på nåværende tidspunkt.    
 
Representant for Forsvarets øverste ledelse er som før Generalinspektøren for Heimevernet. 
Hans stabssjef, Flaggkommandør Ketil Olsen, er varamann. Sistnevnte er også leder i 
Forsvarets Skyteutvalg.  
 
Antidoping  
Det ble foretatt 13 kontroller på 5 stevner. Det var på Østlandsmesterskapet i feltskyting i 
Rollag & Veggli, Norgescup i Nittedal, Romeriksblinkfinalen i Høland/Bjørkelangen, 
Landsskytterstevnet i Førde og Nationfinalen på Løten. 12 prøver var negative, mens 1 prøve 
var positiv. Domsutvalget i DFS ga skytteren en irettesettelse i tillegg til tap av 
skyteresultatet på det aktuelle stevnet. Både Norges Skytterstyre og utøveren anket denne 
dommen til Appellutvalget. Appellutvalget omgjorde dommen til 6 måneders utestengelse 
fra dato for gitt domsavsigelse, i tillegg til tap av skyteresultat på det aktuelle stevnet. 
 
Skifelt/skogsløp med feltskyting  
Utvalget for skifeltskyting (DFS/SFU) har ledet arbeidet innen sektoren etter fastlagte 
retningslinjer. 
  
Sesongen startet med NM skifelt, arrangert av Haltdalen skytterlag 5. og 6. april. Her vant 
Øystein Nygård fra Øversjødalen normaldistansen for andre år på rad, og med det sin andre 
Kongepokal. Sprinten ble også vunnet av Øystein Nygård. Anna Kirsten Hellevang fra 
Omvikdalen skytterlag dominerte kvinneklassen, og ble i likhet med Nygård dobbeltvinner.  
  
Skjelstadmark skytterlag var vertskap for årets Norske mesterskap i skogsløp med skyting. De 
hadde et tett og godt samarbeid med HVUV. Per Johan Gjølga fra Stallvik hentet hjem sin 
tiende NM tittel i skogsløp med skyting ved å vinne normaldistansen. På sprintdistansen var 
det en annen mesterskapsveteran som gikk til topps. Reidar Helland fra Lund skjøt best av 



alle, og vant med god margin. I kvinneklassen ble det seier til Anna Kirsten Hellevang på 
begge distanser.  
 
Aktivitetskonkurransen knyttet til lagmesterskap i skogsløp med skyting har hatt klar 
framgang både i antall deltakende lag og antall utøvere de siste årene. I år deltok 34 lag med 
til sammen 585 starter. Vinner av konkurransen ble Lund skytterlag i Rogaland, som hadde 
105 deltakere i sitt lagmesterskap. 
 
DFS/SFU arrangerte en uformell konkurranse i skogsløp med skyting under 
Landsskytterstevnet på Steinkjer. 151 deltakere prøvde seg i konkurransen, som ble arrangert 
i finfeltløypa på arenaen. 
 
Skytebaner 
Sakene som berører skytebaner er ivaretatt av anleggssjefen, i samarbeid med de faste 
eksterne konsulentene (juridisk og teknisk konsulent). Ny anleggssjef tiltrådte 21.01.08. 
Hovedfokuset for anleggsavdelingen i første del av 2008 var for den nye anleggssjefen å 
sette seg inn i oppgavene og videreføre så mye som mulig av den opparbeidede 
kompetanse som er nødvendig for organisasjonen på dette fagområdet. Videre er det som 
tidligere fokusert på skytebanesikkerhet men det er også fokusert på å løse konflikter og å 
forebygge konflikter skytterlag er involvert i. I denne forbindelse er det utarbeidet en 
”Orientering om støy” til skytterlagene, som er ment å hjelpe i håndteringen av slike 
situasjoner.  
Utfordringer avdelingen har hatt, og som blir aktualisert mer og mer i framtiden, er spørsmål 
omkring offentlig regulering av skytebaneområder. Dette er tidkrevende, dyre og 
kompetansekrevende prosesser som i mange tilfeller er helt nødvendige, eller ganske enkelt 
en forutsetning for å holde skytebanene åpne. Det er viktig for å sikre skytebaners framtid og 
legitimitet, at denne type prosesser gjennomføres på en profesjonell måte og i samarbeid 
med offentlige myndigheter. Like viktig er det at DFS bistår skytterlagene med kompetanse 
som ikke bare sikrer bruksinteressene, men også at gjeldende regelverk etterfølges for å sikre 
framtidig bruk av baneområdene. 
Det er også knyttet en del utfordringer til opprydning etter nedleggelser av skytebaner, som 
det også har vært fokus på i året 2008.  
 
Miljøpakkeprosjektet 
I 2008 er det satt i gang bygging av 2 baner i forbindelse med miljøpakkeprosjektet. Banene 
til Bremnes skytterlag i Hordaland og Tenaasen og Jordet i Trysil er startet opp i 2008 og vil 
sluttføres i 2009.  
 
Det er foretatt detaljerte utredninger på til sammen 13 skytebaner for tildeling av midler 
gjennom miljøpakkeprosjektet. De 13 aktuelle lagene er følgende: 
Hedalen, Rindal, Skogn, Urskog, By, Nes og Hovind, Sørfjorden, Tingelstad, Overhalla, Åsnes,  
Vingelen, Nordskogbygda, Tromsø. 
 
Det er utover de nevnte 13 lag, gjort vurderinger av et større antall baner som umiddelbart 
har blitt ansett som uaktuelle fordi støydempningstiltakene ikke vil gi tilstrekkelig virkning. I 
tillegg foreligger det allerede grundige utredninger på en del baner fra tidligere.  
Det vil bli ferdigstilt 2 prosjekter i 2009 som ble startet opp i 2008 (Tenaasen og Bremnes) og 
ytterligere et prosjekt startes opp og ferdigstilles i 2009 (Skogmobanen i Overhalla).  
Følgende 22 skytterlag har mottatt utbetaling av Ordinært banebidrag som følge av 
innvilgede søknader i 2008, 2 lag har mottatt forskudd på Ordinært banebidrag:  
Andebu, Rissa, Jøa, Austmarka, Bjørnen (Troms), Fitjar, Floren, Frøysetvågen, Grong, 
Hatlestrand og Ølve, Hegra, Hof (Vestfold), Honningsvåg, Hovind, Sauland, Skånland, Slagen 
(Vestfold), Vestrefjord, Våler (Solør), Nes (Akershus), Holsen, Askvoll og Holmedal. 



Følgende 38 skytterlag har mottatt juridisk bistand i løpet av 2008: 
Asker, Askøy, Aurland, Bergen, Fana, Fet, Fitjar, Flesberg, Fosna, Galterud, 
Lillehammer, Lund, Lunner, Mo, Namsos, Naustdal, Nesna, Nidaros, Norddalsfjord, 
Olden, Omvikdalen, Osterøy, Radøy, Randesund, Randsfjord, Rauhella, Riflen, Saltdal, 
Sandar og Sandefjord, Spildra, Søndre-Odalen, Topdal, Ugland, Valnesfjord, Vegårshei, 
Vik, Voss, Ådal.   

 
Følgende 39 Skytterlag har mottatt teknisk bistand i løpet av 2008: 
Almenning, Asker, Blaker, Bolkesjø, Flesberg, Gann, Geilo, Gisund, Gjerdrum , Glimt, Gol, 
Jordet, Jølster, Klepp, Larvik, Lund, Lunner, Løiten, Masi, Namsos skytebane, Nordstrand, 
Olden, Oslo østre, Radøy, Randesund, Rjukan, Sandar og Sandefjord, Skedsmo, Spildra, Stryn, 
Søgne, Søndre Odalen, Tenaasen, Tolgen,Ullensaker, Vestnes, Voss, Åmot, Aas. 
 
Skytingens Dag 
Skytingens Dag ble i 2008 arrangert 18. Mai. Totalt deltok 8945 på Skytingens Dag i 2008, og 
dette er en meget gledelig økning på 876 deltakere fra året før. Det ble satt av kr 100 000 til 
samlagenes og skytterlagenes markedsføring av Skytingens Dag. 40 lag søkte om støtte (38 i 
2007). 28 lag rapporterte om markedsføringstiltak innen fristen den 1. Oktober 2008. Dette 
gav en samlet utbetaling på kr 70 237 (79 361 i 2007). 245 skytterlag bestilte materiell fra 
Skytterkontoret til sitt arrangement. Dette var en nedgang på 10 skytterlag fra 2007.  
 
Sentral utdanningsvirksomhet  
Med utgangspunkt i DFS sin Aktivitetsplan for 2006 – 2008, og i DFS sin Informasjonsstrategi 
har utdanningsavdelingen i 2008 utført sin virksomhet slik:  
 
Instruktørutdanning 
En av organisasjonens viktigste oppgaver er å sørge for stadig tilføring av nye instruktører til 
lag og samlag. Dette er løst ved å tilby et variert kurstilbud både sentralt og i regi av 
samlagene slik:  

• Kurs I for hele landet. (5 dagers varighet) 

• Kurs I(a) (alternativ modell) etter turnus for Midt Norge landsdel. (3 dagers varighet) 

• Kurs I for skyttere som avtjener sin førstegangstjeneste ved HVUV. 

• Kurs I i regi av faglærer ved NTG. 

• Samlagene arrangerer kurs I(a) etter faste retningslinjer. 

Instruktørkurs I og II er samarbeidskurs med Heimevernet iht. sentral avtale. Grunnet 
budsjettkutt i Forsvaret hadde ikke HV anledning til å delta i disse kursene i 2008.  
Skytterkontorets utdanningsavdeling har på forespørsel arrangert til sammen to 
instruktørkurs I for hhv. troppsbefal og befalselever ved Panserbataljonen på Setermoen, og 
for troppsbefal ved HMKG. Dette er en unik mulighet til å profilere DFS innad i Forsvaret, og 
på den måten vise hvordan samarbeidet kan foregå i praksis.  

Instruktørutdanning til nivå I i 2008 
Kurstype/målgruppe  Sted Antall elever 
Kurs I(a) Midt Norge landsdel 20 
Kurs I(a) Torpomoen 20 
Skarpskyttere inne til 
førstegangstjeneste 

HVUV 16 

Videregående skoler med skytterlinje NTG 0 
Kurs I(a) i regi av samlagene 4 samlag / 3 kurs 46 
Tilpasset kurs for Hærens styrker Setermoen og HMKG 43 
Sum:    145 elever 



Skyteinstruktørkurs II er gjennomført ved Heimevernets Utdanningssenter Værnes. Det 
deltok 17 elever fra DFS, samt én fra Sverige.  
Skyteinstruktørkurs III gjennomføres periodisk, og ble i år arrangert for første gang siden 
2005 med 38 elever. Kurset er forbeholdt samlagsinstruktører som kan dokumentere at de er 
aktive instruktører.   
 
Lederutdanning 
DFS sin Handlingsplanen gir føringer for hvordan utdanningen av tillitsvalgte i 
organisasjonen skal foregå. Det er her beskrevet som et sentralt ansvar å stå for opplæring av 
de tillitsvalgte i samlagene, med det formål at de i neste omgang skal drive relevant 
opplæring av de tillitsvalgte i lagene. Sentralt løses dette ved årlig å tilby et innføringskurs 
for nyvalgte samlagsledere, ungdomsledere, utdanningskontakter, kasserere og 
skifeltkontakter. I tillegg gjennomføres landsdelsvise oppfølgingsseminarer hvert annet år 
for samlagenes ledere, ungdomsledere og utdanningskontakter. For 2008 deltok det 24 
elever ved kurs for nyvalgte, og til sammen 61 fra samlag og landsdelskretser ved de to 
regionvise seminarene som i år ble holdt for Nord Norge og Sør- /Vestlandet landsdeler.  
I hvor stor grad samlagene står for opplæring av instruktører, ledere og skyttere i lagene kan 
med rimelig grad av nøyaktighet vurderes ut fra søknader om bidrag for gjennomført 
kursvirksomhet. Den nye bidragsordningen som ble innført fra 2006 er innrettet slik at den 
skal stimulerer til aktivitet. Mange samlag tilbyr i dag et variert og omfattende 
opplæringstilbud, noe som indikerer at ordningen fungerer slik den var tiltenkt.  
 

Bidragsberettigede kurs og samlinger i regi av samlagene i 2008 
Kurstype Antall kurs Antall elever 
Aktivitetskurs  16 kurs 226 
Kurs i adm. og drift av skytterlag 31 kurs 438 
Instruktørkurs (kortere varighet) 5 kurs 93 
Ungdomslederkurs  7 kurs 99 
Ungdomssamlinger 41 samlinger 999 

 
Det er i 2008 utbetalt bidrag for kurs og samlinger i regi av samlagene på til sammen 
640 000 kr til følgende 41 samlag: Agder, Akershus, Aust-Agder, Drammen, Follo, Fosen, 
Gauldal, Telemark, Gudbrandsdal, Hardanger & Voss, Hedmark, Hordaland, Inntrøndelag, 
Namdal, Nordfjord, Nordmør, Nord-Østerdal, Numedal, Ofoten, Opland, Oslo, Ringerike 
Rogaland, Romsdal, Salten, Sogn Indre, Sogn Ytre, Solør, Sunnfjord, Sunnhordland, Søre 
Sunnmøre, Troms, Uttrøndelag, Valdres, Vefsn, Vest-Agder, Vesterålen, Vest-Finnmark, 
Vestfold, Østerdal, Østfold 
 
Annen virksomhet 
Skarpskytterutdanning for DFS skyttere ved HVUV er et samarbeidsprosjekt mellom 
Heimevernet og Det frivillige Skyttervesen. Målet er å tilføre HV kvalifiserte skarpskyttere, 
samtidig som unge DFS skytterne får tilrettelagt sin førstegangstjeneste med gunstige 
trenings- og konkurransevilkår. Opplegget har siden etablering vært under utvikling, og det 
har over tid blitt stadig bedre tilrettelagt for våre skyttere. I 2008 har 16 skyttere, hvorav 2 
jenter, fullført slik tjeneste. Ved at HVUV legges ned fra sommeren 2009, kan ikke tilbudet 
videreføres. Det arbeides for å finne en ny lokalisering for et tilsvarende tilbud.  
 
Det er fortsatt stor etterspørsel etter profilerings- og utdanningsmateriell. 
Utdanningsavdeling har derfor gjennom året prioritert produksjon og vedlikehold av det 
materiell organisasjonen allerede har, slik at de ønsker og bestillinger som kommer inn blir 
effektuert. Det registreres samtidig et ønske fra skyttere og tillitsvalgte om stadig mer 
elektronisk tilgang til det materiellet utdanningsavdelingen forvalter. Derfor er det påbegynt 
et arbeid for å bedre tilrettelegge for dette.  



Øvrig instruksjons- og utdanningsvirksomhet som besørges av utdanningsavdelingen 
varierer fra år til år. For 2008 er det i likhet med tidligere bidratt med sentral instruktør- og 
foreleserstøtte til kurs og samlinger i regi av samlagene. I denne sammenheng støttes 
utdanningsavdelingen av instruktører tilhørende Instruktørpoolen. Poolens bidrag anses her 
viktig ved at den tilfører forbildefaktor og kompetanse, samtidig som den bidrar til en 
betydelig avlastning for utdanningsavdelingen. Totalt har 21 samlag mottatt sentral 
foreleserstøtte i 2008, dette inkluderer også støtte gitt gjennom Skytterkontorets IT avdeling. 
Utdanningsavdelingen har i tillegg til nevnte virksomhet løst flere andre pålagte oppgaver, 
herunder: 
 

• Testing og godkjenning av elektroniske skiver, samt oppfølging av leverandører. 
• Administrert og ledet landslagets virksomhet i fbm. Nordisk Mesterskap.  
• Utført sekretærfunksjon for DFS/Utvalget for skifelt. 
• Støttet LS arrangøren i form av koordinering og veiledning, herunder opplæring av 

militære mannskaper for skyteteknisk gjennomføring.  
• Diverse møte- og planleggingsvirksomhet i samarbeid med Meråker vgs., Høyskolen i 

Nord-Trøndelag og Forsvarets skyteutvalg. 
 
Ungdoms- og rekrutteringsarbeidet  
Det frivillige Skyttervesen Ungdomsutvalget (DFSU) har ledet dette arbeidet, og har som 
hovedmål å legge til rette for en helhetlig og kvalitativ rekruttering. Rekruttering er en 
langsiktig prosess, der ungdomsmassen, ressurser, apparatet rundt den enkelte skytteren, 
med mer, er faktorer som spiller inn og gir variabler. Det er forskjell på en oppblomstring og 
faktisk rekruttering. Begrepet rekruttering innebærer at lagene har en tilstrømming av nye 
skyttere, og at disse forblir aktive over tid.” For å realisere Handlingsplanens mål om en 
økning i rekrutteringsklassene, har DFSU prioritert følgende tiltak: 
 

• Motivere inaktive lag og samlag 

• Styrke instruktør- og lederutdanningen 

• Kvalitetssikre og videreutvikle opplegget for Skyteskole 

Parallelt med disse prioriteringene har DFSU også et utvidet ansvar gjennom det sentrale 
instruksverket, og rekruttering generelt. Det er særlig en tilretteleggig for våre nye seniorer 
og arbeidet med å skape ”skytterfamilier”, blant annet gjennom Skyteskole, som er viet mye 
oppmerksomhet. 
 
Rekrutteringen er rimelig stabil i de yngste klassene og vi har ingen rekrutteringskrise i DFS, 
og dette er et resultat av at mange lag driver et kvalitativt og godt rekrutteringsarbeid. 
Under LS, i Førde kunne vi registrere en økning i antall deltakere i rekrutteringsklassene i 
forhold til samme arrangement for 11 år siden. 
I 2008 var det 74 lag som arrangerte skyteskole, med et samlet antall på 880 deltakere. Dette 
er en liten oppgang i forhold til forrige år. Det årlige antall deltakere på skyteskoler ser ut til å 
ha stabilisert seg på et snitt rundt 900 deltakere i året. Tendensen er at lagene tar inn færre 
skyttere, og legger større vekt på oppfølging i forhold til lagets kapasitet. Det er i dag en 
forutsetning for god rekruttering at både foreldrene og skytterne blir fulgt opp av 
skytterlaget. Gjennom tiltak for og med foreldre rekrutterer skytterlagene ikke bare nye 
skyttere, men også til eget tillitsmannsapparat. Antall innrapporterte skyteskoler står ikke i 
forhold til antall skyteskolepakker som blir bestilt. Rundt 150 pakker har blitt sendt ut i 2008. 
 
Landskonkurransen i skoleskyting 07/08 viser en nedgang, med 1622 elever og 24 
arrangerende lag. Forutsetningene for å kunne arrangere konkurransen endrer seg årlig, alt 
etter lærerplaner og hvilke ressurser skolene og lagene har. Lagene som ligger i nærheten av 



en ungdoms- eller videregående skole må ivareta muligheten de har til å synliggjøre laget 
og skyttersporten.  
 
Prosjekt til fordypning i skolen ble gjennomført av 7 lag, med til sammen 87 deltakere. Også 
her er lagene prisgitt hvilke tilbud de lokale skolene har mulighet for. 
 
Gjennom bidragsordningene har DFSU forenklet innrapporteringsrutinene og lagt til rette 
for aktivitet ute i samlagene. DFSU fikk i gjennom nok en bidragsordning for aktivitet. 
Kurs/samling for nye- og førsteårsseniorer, er blitt en bidragsgivende aktivitet. For å sikre 
kontinuiteten av tillitsmenn på alle plan, og med tanke på frafallet i antall skyttere fra 
rekrutteringsklassene opp til seniornivå er det viktig at samlagene foregriper dette. Det er 
viktig at dialogen mellom samlag og lag vedlikeholdes, slik at lagenes behov for støtte og 
kursing blir dekket best mulig. 
 
Det Nordiske samarbeidet gjennom landskamp og ledermøte er ivaretatt som før, og gir det 
enkelte land muligheter til erfaringsutveksling og nytenking. Norge gjør det svært bra i 
Ungdoms- og Seniornordisk Mesterskap. Dette er et direkte resultat av breddesatsing og at 
Norge kan stille med mange gode skyttere, som kan hevde seg i alle disipliner. 
Det vises ellers til årsmeldingen til DFSU som er å finne på annet sted i årboka. 
 
Norsk Skyttertidende 
Norsk Skyttertidende fikk i 2008 et økonomisk resultat på minus kr 295 572, som er en 
betydelig nedgang fra de foregående årene. I forhold til budsjettet, er resultatet nærmere kr 
350 000 i minus. Dette er i stor grad av teknisk art, ettersom det i budsjettet lå inne et 
driftstilskudd fra offentlig midler med kr 500 000 Dette ble redusert med kr 420 000.  
 
Tilgangen på annonser er fortsatt bra. Annoneseprisene ble holdt på samme nivå i 2008 som 
året før, men totalt økte salget med kr 8 000 til kr 545 000. Vi mener fortsatt å se en tendens 
til at flere og flere aktører lever av å omsette produkter til DFS-miljøet, noe som igjen må 
ansees som et sunnhetstegn for DFS. 
 
Antall abonnenter holdt seg relativt stabilt fra året før, og er nå på 8520. Det er likevel en 
utfordring for redaktøren og den øvrige organisasjonen å bidra til at vi kan få en økning i 
dette tallet. I forbindelse med julenummeret ble det kjørt en kampanje som resulterte i 
rundt 30 nye abonnenter. Dette dekket ikke fullt ut kostnadene ved kampanjen, men viste 
samtidig at det er mulig å gjøre noe. Skyttertidende distribueres fortsatt som B-post, noe 
som fungerer tilfredsstillende i forhold til noe lengre distribusjonstid.  
 
Norsk Skyttertidende kom ut med åtte utgivelser i 2008, som året før. Økonomisk er åtte 
utgivelser gunstig i forhold til stofftilgang og muligheten til å opprettholde et mest mulig 
oppdatert og aktuelt blad. Norsk Skyttertidende kom i 2008 ut med totalt 492 sider. Dette er 
8 sider mer enn året før og 12 sider mer enn i 2006. 492 sider gir et gjennomsnittlig sidetall 
på 61,5 sider i hvert nummer. 
 
Situasjonen på frilansersiden er omtrent som tidligere, men stabilitet og forutsigbarhet er en 
stor utfordring og det er ikke mye å gå på om det skulle skje uforutsette ting. 
 
Samlagenes tall  
Tallene fra samlagenes årsmeldinger viser at vi har 137639 aktive skyttere i 2008. Dette er en 
oppgang på 1306 skyttere fra 2007. I Handlingsplanens periode fra 2006-2008, er det 
imidlertid en nedgang på ca. 4%. Handlingsplanens mål var å opprettholde antall aktive 
skyttere. 
Når det gjelder antall klasseførte skyttere i klasse 2-5 er det en svak nedgang fra i fjor på 55 



skyttere, fra 11480 til 11425 skyttere. Handlingsplanens mål om en oppgang på 2% i klasse 2-
5 er ikke nådd, da det er en nedgang fra 11 590 skyttere til 11425, som utgjør 165 skyttere 
(knapt 1,5%).  
 
Antall rekrutteringsskyttere er økt fra 2007 til 2008 med 27 skyttere fra 15539 skyttere til 
15566 skyttere. Det er en nedgang i Handlingsplanens hele periode fra 2006 til 2008 på  ca 
5,5%. Dette er en differanse på 13,5% i forhold til Handlingsplanens ambisiøse mål om en 
oppgang på 8%.  
 
Verdt å merke seg fra årsmeldingstallene er at det er en oppgang i antall avfyrte skudd i 
organisasjonen fra 2007 til 2008 på hele 526484 skudd. I 2008 ble det i organisasjonen avfyrt 
22 311 974 skudd. Dette er også en liten oppgang gjennom hele Handlingsplanens periode. 
    
 Norges Skytterstyres møtevirksomhet 
Norges Skytterstyre har gjennomført 7 møter utenom møtevirksomheten under 
Landsskytterstevnet.  På møtet 25. februar deltok alle varamedlemmene. Det er i alt 
behandlet 101 saker. Referat fra møtene er sendt samlagene og kan leses på www.dfs.no 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2009 til å fatte følgende vedtak: 
Årsmeldingen for 2008 godkjennes. 

 
 
 

Sak 33/2009 Tingsak: Kaliber 5,56 
 
Sak angående eventuell innføring av kaliber 5,56 ble lagt fram som en diskusjonssak på 
Skyttertinget 2008. Testrapporter for skyting med 5,56 er siden den gang lagt ut på 
www.dfs.no. Våpenet som er testet har nå skutt 5000 skudd. Dokumentasjon er å finne på 
www.dfs.no og vil bli vedlagt sakspapirene som sendes særskilt til 
skyttertingsrepresentantene. 
 
Det er foretatt målinger av innvendige dimensjoner i løpet. Utvikling er vist i forhold til 
tidligere oppmålinger. 
  
Friflukt er kontrollert. Her er det lagt vekt på å kontrollere utvikling i forhold til to 
referansepatroner. Den ene er med 77 grains Sierra hullspisskule og total patronlengde 
innenfor CIP. Den andre er med 80 grains Sierra hullspisskule med total patronlengde 61.5 
mm. Fabrikkpatron med 69 grains Sierra hullspiss er også med i frifluktmålingen.  
Oppmålinger viser, teknisk sett, helt normale forhold.  
 
Resultater av presisjonstest ved 4000 skudd er også vist. Våpenet er i snitt pusset etter hvert 
100 skudd med renseolje mens løpet er varmt. All slitasjeskyting er skutt som en simulering 
av fullt mesterskapsprogram, 2 – 3 ”stevner” hver gang. Etter 500 skudd er det foretatt en 
noe grundigere puss med Gold Medallion og pussepropp. Det er nyttet varierte 
ammunisjonstyper i slitasjeskytingene: Hornady 75 grains V0 850 m/s, Lapua 69 grains 
V0 920 m/s, RWS 55 grains V0 970 m/s, Swiss 69 grains V0 880 m/s, Remington 69 grains 
V0 900 m/s. For presisjonstest og sammenlikning med tidligere slitasjenivå er i tillegg nyttet 
håndladet amm med 77 og 80 grains Sierra hullspisskuler. Hastighet(V0) på denne 
ammunisjonen ligger i området 830 – 870 m/s  
 
Resultater av presisjonstest og øvrige oppmålinger ved 5000 skudd blir lagt ut på DFS’ 
hjemmesider i løpet av mai måned. 
Pris på amm: Bidrag fra våre faste leverandører av 6.5 amm: Norma, Lapua og Nammo er det 
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vanskelig å få noe konkret svar fra. I flg disse er dette vanskelig bl.a pga ukjent volum. Vi har 
bedt dem om å etablere forutsetninger/eksempler selv(antall solgte skudd). Vi registrerer 
liten interesse for saken fra våre nordiske leverandører av ammunisjon. Holdninger herfra er 
det bl.a framkommet i diverse innlegg om saken. 
Vi har etter hvert mottatt skriftlig info om antatte priser, som ikke overraskende er både 
lavere, ganske lik og høyere enn for 6.5 ammunisjon.   
 
Fra de fabrikker som i dag har ferdig ammunisjon i 5.56 har vi mottatt priser på et tidlig 
tidspunkt. Markedet er stort og kvaliteten varierer mye. Vi har derfor i hovedsak fokusert på 
ammunisjon som gir gode treffbilder i våre tester. Det vurderes også utvikling av tilpasset 
amm fra flere leverandører. 
 
Både Norma og Lapua lager i dag hylser til 5.56 for det amerikanske marked og begge har 
etablerte produksjonslinjer for kaliber 5.56.  
 
Vi kan dokumentere at for den som lader selv vil ha redusert pris på prosjektil (toppkvalitet 
fra Sierra og Berger) og redusert kruttmengde, alene føre til besparelse på over 1 kr pr skudd. 
Skyttere som skyter 3-4000 skudd i året, og lader selv, kan derfor lett se hva besparelsen blir. 
Den som skyter og lader 2500 skudd 5.56 i året sparer f. eks et løp hvert år i kostnad i forhold 
til 6.5. De fabrikker som i dag har ferdig ammunisjon og som har gitt et tilbud er følgende: 
 
Hornady:  75 grains hullspisskule med V0 ca 850 m/s. De seks siste 5 skudds serier har 

Gruppediameter på 200m i mm: 24-35-39-22-65-34. Som det framgår av dette 
er dette en god ammunisjon hvor fem av seks serier holder innertier med god 
margin. Antydet pris fra DFS: Kr 5.45. Vi har ikke forhandlet om innpris. 

 
Lapua:  69 grains Scenar hullspisskule (har også utviklet Scenar 77 grains). Antydet 

pris kr 5.55 med 69 grains Scenar 
 
Nammo: 77 grains Sierra antydes ca kr 5.55 (ammo testet, men ikke ferdig laborert)  
    
Norma: Har ikke ferdig laborert, men nytter Sierra i deler av 6.5 programmet. Med 77 

grains Sierra antydes en pris på kr 8.25 gitt salg på 800 000 stk. 
 
Drøfting: 
Teknisk 
Innvendige dimensjoner og friflukt synes så langt å ha en helt normal utvikling i forhold til 
erfaringene med 6.5. Frifluktutviklingen er endog mindre enn 6.5 noe som tyder på at 
levetiden ikke vil bli et problem. Vi ser imidlertid at det er en svakhet at det bare er ett løp 
som er slitasjetestet slik vi nå foretar. Kapasitet til å kunne kjørt dobbelt har vi ikke hatt. 
 
Presisjonen med de ammunisjonstyper vi har benyttet til dette, og som er sammenlignbar 
med 6.5 ammunisjonen, er meget god. Enkelte fabrikkammunisjoner har også god presisjon. 
Dette kan sikkert ytterligere utvikles for noen fabrikkers vedkommende. 
 
Våpenpuss er gjennomført på relativt normal måte med det løp som har gitt så gode 
testresultater. Her vil det kunne være nyttig med test av et lavere pussnivå for å avdekke 
behov for pussing for vedlikehold av presisjon. 
 
Rekyl med 5.56 er meget liten. Overgang fra cal.22 til denne vil være meget enkel i forhold til 
6.5. Kaliberet er ganske enkelt meget lett å skyte med og vil være et klart pluss for de som 
eventuelt sliter med rekyl i 6.5. 
 



Vindavdrift er fra tidligere kjent som en svakhet for kaliberet. Størrelsesordenen på forskjellen 
mellom 6.5 og 5.56 framgår av tabell (fra Nammo) i knepp ved 4m/s vind, 
rett fra siden. 
 
Knepptabell for vindavdrift: 
 
Kal  kule   hast          200m  300m  400m   600m 
5.56  77 grains Sierra 860m/s  5 8 11 19 
5.56  80 grains Berger 850m/s   6 8 14 
5.56  80 grains Sierra 850m/s   7 10 16 
6.5  9,3 Sierra  800m/s  4 6 8 16 
6.5  9.1 LD   850m/s  3 5 7 11 
6.5  8.4 g Diam.line 900m/s  3 5 7 10 
6.5  8.4 g       ”  830m/s  4 6 7 12 
 
Som en ser vil baneammunisjon for 200/300 m ikke ha store forskjeller. På 100 m har 77 
grains Sierra halv avdrift i forhold til R-amm.  
 
Sammenligner man en typisk feltpatron i 6.5 (for eksempel 9.1 LD – V0 850 og Diamond Line 
900m/s) med Berger 80 grains i 850 er det en forskjell, men ikke dramatisk. 
Utfordringen ligger først og fremst utenfor 400m. Kulebanen ut til 600 er sammenlignbar. 
Pris for våpen er fastlagt i avtale med Sauer slik at et ombygningssett i cal 5.56 skal koste 
tilsvarende cal.22 settet. 
 
Magasinløsningen. De magasin vi nytter er prototyper som trenger forbedring før våpen 
med cal 5.56 kan tas i praktisk bruk. Sauer avventer organisasjonens beslutning om 
godkjenning av kaliberet.  
 
Politisk  
Det faktum at Forsvaret har introdusert kaliberet i deler av oppsetningene (Hæren og 
Innsatsstyrken i HV) er i utgangspunktet det som har initiert saken fra starten av for DFS. 
Forholdet til Forsvaret generelt er som kjent bl.a. tuftet på at DFS-skytteren øver på det som 
blir krevd av han i en stridssituasjon. Dette gjelder først og fremst generell ferdighet i skyting 
med rifle. Det må imidlertid også defineres at kunnskap om muligheter og begrensninger 
for det kaliber man skal nytte er best mulig. Størstedelen av de som blir involvert vil nok 
opptre som ”vanlige” soldater, som altså Forsvaret nå utstyrer med 5.56.  
De ferdigheter vi opparbeider, som nyttes for skarpskytterformål, er selvsagt meget viktig for 
Forsvaret, men dette blir en begrenset gruppe skyttere med tilleggsutdannelse og 
ekstrautstyr, som krever spesiell trening i tillegg. Våre programmer og ammunisjon kan ikke 
velges med bakgrunn i denne gruppen alene. Sagt med motsatt fortegn; DFS kan ikke på 
egen hånd ignorere at Forsvaret har endret kaliber. Å kunne se bort fra kaliberet må i så fall 
komme som et tydelig signal fra militær og politisk ledelse.       
Forsvaret har med dette stadfestet at praktisk skuddvidde er 400m. Vår praktiske 
skyteferdighet bør derfor naturlig måtte bli å definere i samsvar med dette.   
 
Ett våpen/flere våpen 
Med introduksjon av nok et kaliber vil det være en utfordring for den enkelte hva man skal 
velge. Prinsipielt bør dette være den enkeltes vurdering og valg, som organisasjonen ikke 
trenger å involvere seg i. Det er nok noe vi likevel bør ha med i drøftingene fordi det 
muligens kan påvirke deltakelse i feltskytingene dersom en skytter velger å ha ett våpen, og 
det er i cal 5.56, og DFS samtidig fortsetter med feltopplegg som i dag.  
I dette bildet hører det hjemme det forhold at DFS har forhandlet fram pris på et 
ombygningssett i cal 5.56 for tilsvarende pris som cal.22 settet. Slik sett trenger man ikke to 



 
 
 

komplette våpen da felt og bane i hovedsak har adskilte sesonger. 
 
At DFS kan endre feltskytingene til et mer tilpasset opplegg er også et aktuelt tema – et 
tema som har versert i tiår uten tiltak, uavhengig av denne saken. 
De lange avstander som dukker opp på et og annet feltstevne er etter skriverens mening 
over tid blitt en belastning for deltakelsen i feltskyting. Kun et fåtall skyttere har jevnlig 
tilgang på den type terreng som kreves for å trene på de figurer som er aktuelle, skaffe seg 
erfaring med vindavdrift, avstandsbedømmelse med mer. Dermed blir utfordringen for stor 
og skytteren viker unna dette. 
I Danmark og Sverige har man i vesentlig lengre tid enn i Norge hatt lange avstander i felt. 
Hva er vunnet med det i våre naboland? Redusert interesse for feltskyting har selvsagt et 
mer komplisert bilde enn som så. 
 
Tungmetaller er tema i skytebanesektoren for tiden. Vi har en grei dialog med SFT om dette. 
Det synes ikke å foreligge en umiddelbar fare for krav om tiltak fra vår side. Imidlertid er det 
registrert at det ansees positivt at forbruk/tilførsel til kulefang av tungmetaller får en 
prosentvis vesentlig reduksjon med et mindre kaliber. 
 
Foreløpige konklusjoner: 
 
Kaliberet bør godkjennes fordi: 

1. Cal 5.56 er et gunstig kaliber i arbeidet med å få ungdommen videre over i senior 
pga lav rekyl og derved en behagelig skytesituasjon. Våpenet kan fullt ut 
konkurrere med 6.5 på 100 og 200 m. 

2. Vi kan for første gang i vår tid redusere kostnadene med å være aktiv skytter i DFS 
3. Forholdet til Forsvaret og formålsparagrafen bevirker at man ikke kan ignorere 

hva Forsvaret gjør og våre medlemmer bør lære seg bruk av kaliberet 
 

Ulemper/utfordringer som oppstår: 
1. Tvil om dette vil ha negativ påvirkning på deltakelse i feltskyting 
2. Dyrere ammunisjon i 6.5? 
3. Behov for ekstra våpen/ombyggingssett  

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttetinget 2009: 
 
Kaliber 5.56x45 (.223 Rem) godkjennes som tillatt kaliber i DFS. Norges Skytterstyre gis 
fullmakt til å fastsette dato for når kaliberet kan tas i bruk. Dette vurderes på bakgrunn av at 
magasinløsningen blir tilfredsstillende. Videre at ett løp til blir slitasjetestet og funnet 
tilfredsstillende. 
 
Hans O. Kveli foreslo følgende vedtak: 
Saken utsettes og samlagenes ombudsmøter i 2009 gis anledning til å uttale seg. 
Skytterstyret utarbeider høringsnotat. 
 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2009 til å fatte følgende vedtak: 
Saken utsettes og samlagenes ombudsmøter i 2009 gis anledning til å uttale seg. 
Skytterstyret utarbeider høringsnotat. Vedtatt med 7 mot 1 stemme. Morten Bjærknes 
stemte for administrasjonens forslag. 



Sak 34/2009 Tingsak: Forslag om endring av skyttertitler ved Landsskytterstevnet 
 
Norges Skytterstyre har diskutert ovennevnte i sak 41 og 45/2007 uten at saken har kommet til 
avslutning. Saken ble i sin tid aktualisert av at vi for første gang fikk en kvinnelig vinner av LS i 
2006. 
Administrasjonen har også mottatt merknader om dette uten at noen har levert klare forslag 
om hvordan løsningen burde være. 
 
Drøfting: 
Det bør kanskje først drøftes hvorvidt det skal innføres/burde vært innført nye titler utover det 
som var gjeldende før 2006. Det som før 2006 ble fastslått var at dersom det ble en kvinnelig 
vinner skulle tittelen være Skytterdronning(og samtidig oppfattet som skytterprinsesse fordi hun 
var beste kvinne, uten at dette konkret ble seriøst diskutert, langt mindre at det i så tilfelle også 
kunne bli en kvinne som nr to og hva hun skulle ha for tittel.). 
 
Bør nest beste kvinne ha en egen tittel i tilfelle det er kvinnelig vinner? Det kan synes 
naturlig idet nest beste mann alltid har vært prins, når vinneren har vært en mann. Men 
hvorfor skal hun være kronprinsesse når menn som har vært nr to alltid har vært prins? Dette 
virker ikke logisk. Her er det mange tenkte konstellasjoner.  
 
Administrasjonen har i sin drøfting av dette kommet til følgende konklusjon: 
 
Vinner på LS er Konge eller Dronning. 
Videre: 

1. Ved en Konge, og kvinne nr 2: Hun er da Prinsesse – nest beste mann 
er Prins       

2. Ved en Konge og mann nr 2: Han er da Prins – beste kvinne er 
Prinsesse 

3. Ved en Dronning og kvinne nr 2: Hun er da Prinsesse – beste mann er 
Prins 

4. Ved en Dronning og mann nr 2: Prins – nest beste kvinne er Prinsesse 
 
Inntil videre bør det planlegges med prinsesselag som før. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2009: 
 
Vinner på LS er Skytterkonge eller Skytterdronning. 
Videre: 

1. Ved Skytterkonge, og kvinne nr 2: Nr 2 er da Skytterprinsesse – nest 
beste mann er Skytterprins      

2. Ved Skytterkonge og mann nr 2: Nr 2 er da Skytterprins – beste kvinne 
er Skytterprinsesse 

3. Ved en Skytterdronning og kvinne nr 2: Nr 2 er da Skytterprinsesse – 
beste mann er Skytterprins 

4. Ved en Skytterdronning og mann nr 2: Nr 2 er da Skytterprins – nest 
beste kvinne er Skytterprinsesse 

 
Norges Skytterstyre gis fullmakt til å organisere oppsett av trofeer på LS i samsvar med dette. 
Videre skal styret se på eventuelle tilpasninger på Landsdelskretsstevner. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2009 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. Vedtaket gjøres gjeldende fra og med 2009. 



Sak 35/2009 
Tingsak: Forslag om endring av tidspunkt for samlagsstevner og 
landsdelskretsstevner i baneskyting 

 
I sak 15 på Skyttertinget i 1999 ble det gjort følgende vedtak: 
 
”Samlagsstevner og landsdelskretsstevner i baneskyting i Sør-Norge avvikles 2. (3.) helg i juni, 
eller 2. eller 3. helg i august. Landsdelskretsene bestemmer rekkefølge og stevnehelger. 
Innen hver landsdel bør stevnene avholdes samme helg. Nord-Norge gis frihet til å forskyve 
stevnene.” 
 
Saken var igjen oppe til behandling på Skyttertinget 2001, og da ble ordningen fra 1999 
fortsatt vedtatt. 
 
Drøfting: 
Administrasjonen har tatt opp denne saken, da vedtaket som ble gjort i 1999 kan være  
uklart. Spørsmålet gjelder først og fremst om landsdelskretsene og samlagene kan benytte 2 
helger i juni til avvikling av eventuelt landsdelskretsstevner eller samlagsstevner. Slik det 
praktiseres nå, er det bare Trønderkretsen som arrangerer samlagsstevnene i juni og 
landsdelskretsstevne i august, mens øvrige landsdeler gjør omvendt. Spørsmålet er 
aktualisert i forbindelse med at styret foreslår å flytte Skyttertinget til juni måned. Da vil det 
være uheldig om det benyttes 2 helger til avvikling av mesterskap i denne måneden i en tett 
banesesong med mange stevner. 
 
Styret har de seneste årene satt av kun en helg i juni til disse stevnene i sin oversikt over 
hovedbegivenheter, men vedtaket fra 1999 kan altså forstås slik at landsdelskretsene selv 
kan velge en annen helg. Dette er også gjort av noen samlag, og det har medført misnøye i 
nærliggende landsdelskrets. Administrasjonen vil derfor foreslå at det skal benyttes kun en 
helg til samlagsstevner/landsdelskretsstevner i juni måned. 
 
Administrasjonen mener landsdelkretsene fortsatt kan ha friheten til å velge om de vil ha 
landsdelskretsstevnene i juni eller i august. Ideelt sett skulle det vært slik at 
landsdelskretsstevnene eller samlagsstevnene skulle tatt opp bare en helg i august også, og 
fortrinnsvis første helg etter LS. Dette for å frigjøre en helg til andre arrangement. Her er det 
imidlertid sterke kulturer som gjennom en årrekke har funnet sin form, så administrasjonen 
har ikke vektige nok argumenter til å endre på dette til noe som vil skape misnøye i 
landsdelskretsene.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å innstille til Skyttertinget 2009 om å 
gjøre følgende vedtak: 
 
Samlagsstevner og landsdelkretsstevner i baneskyting i Sør-Norge skal avvikles på en helg i 
juni, eller 2. eller 3. helg i august. Norges Skytterstyre bestemmer i sin oversikt over 
hovedbegivenheter året før hvilken helg i juni landsdelskretsstevner/samlagsstevner skal 
avholdes. Dette skal være enten 2. eller 3. helg i juni. Landsdelskretsene bestemmer 
rekkefølge mellom mesterskapene og stevnehelger. Nord-Norge har frihet til å forskyve 
stevnene. 
 
 
Norges Skytterstyre anbefaler Skyttertinget 2009 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 



Sak 36/2009 Dirigenter for Skyttertinget 
 
Møtelederne for Skyttertinget 2008, Inge Hoff og Svein O. Furuseth er forespurt og har 
begge sagt seg villige til å lede Skyttertinget 2009.  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Inge Hoff og Svein O. Furuseth oppnevnes som dirigenter for Skyttertinget 2009. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 

Sak 37/2009 Hedersbevisninger 
 
Vedtak 
Hedersbevisninger ble besluttet tildelt. Ført i B-protokoll. 

 
 
 

Sak 38/2009 Hovedbegivenheter 2010 
 
Dato   Arrangement 
 
13.-14. mars   NM i skifeltskyting, Rand skytterlag 
 
28. mai – 30. mai Norgescupstart i baneskyting, Vestlandet 
 
6. juni   Skytingens Dag 
 
12. og 13. juni  Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 
 
28. juli – 31. juli Norgescup i baneskyting, Østlandet  
 
30. juli – 7. august Landsskytterstevnet, Elverum 
 
14. og 15. august Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 
 
21. og 22. august Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 
 
28. og 29. august Norgescupavslutning i baneskyting, Midt-Norge 
 
3. og 4. september Nordisk mesterskap og Nordisk ungdomsmesterskap, Sverige/Skøvde 

11. september  Nationensfinale, arrangør ubestemt 

11.-12. september NM  i skogsløp med skyting, arrangør ubestemt 
 

 
 



Sak 39/2009 Tingsak: Forslag om prestasjons- og aktivitetsmedalje i DFS 
 
Rogaland skyttersamlag har behandlet forslag om innføring av en ny medalje i DFS fremmet 
av Ivar Sangolt, og ønsker denne saken behandlet på Skyttertinget. 
Intensjonen med forslaget er å spore til økt stevnedeltakelse, og i tillegg kunne gi en 
premie/medalje på grunnlag av aktivitet og ikke bare prestasjoner. 
 
Forslag: 
Innføre en 2-delt medalje som sporer til økt stevnedeltakelse og som dekker både topp og bredde. 
Årlig utdeling. DFS prestasjonsmedalje (beste 1/3) og DFS aktivitetsmedalje (resterende 2/3) 
 Grunnlaget for utdelingen skal være 6 resultater fra stevner. Poengsummen skal da gjøres om til 
poeng ut fra prestasjonen, og poengsummen som da oppnås for disse 6 stevnene skal danne 
rangering til medaljen. 
 
Drøfting i DFSU: 
DFSU hadde denne saken oppe som meldingssak i november 2008, og har tatt en ny runde 
på det i april 2009.  
DFSU stiller seg tvilende til om denne medaljen vil kunne øke stevnedeltakelsen. DFSU 
mener det fremfor å innføre en ny medalje, kunne være en tanke å satse mer på de merkene 
og medaljene vi allerede har i DFS. Dette er blant annet Dugleiksmerket, Raufossmerket og 
ikke minst forsvarsmerket som klart har samme intensjonen som en eventuell prestasjons og 
aktivitetsmedalje. Videre tror DFSU at dette vil bli et merke som vil kreve mye administrasjon 
for å holde orden på, og hvem skal da gjøre det?  
Konklusjon: DFSU støtter ikke en innføring av en ny prestasjons og aktivitetsmedalje i DFS. 
 
Administrasjonen deler DFSU sitt syn i denne saken.  
 
Administrasjonen foreslår at Norges Skytterstyre fremmer følgende forslag for vedtak 
på Skyttertinget 2009: 
 
Forslag om en ny todelt prestasjons og aktivitetsmedalje i DFS vedtas ikke. 
 
 
Norges Skytterstyre anbefaler Skyttertinget 2009 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 40/2009 Tingsak: Budsjett for private midler 2010 
 

BUDSJETTFORSLAG PRIVATE MIDLER 2010 
 

 
Note Budsjett 2010 Budsjett 2009 Regnskap 2008 

Driftsinntekter 
    Salgsvirksomheten 1 27 450 000 23 225 000 26 444 401 

Norsk Skyttertidende 2 2 650 000 2 660 000 2 461 561 
Salg administrasjonsprogram 3 660 000 660 000 409 940 
Landslotteriet 

   
3 042 620 

Andre inntekter 
  

130 000 
 Sum driftsinntekter 

 
30 760 000 26 675 000 32 358 522 

     Driftskostnader 
    Salgsvirksomheten 1 26 931 000 22 875 000 26 194 130 

Norsk Skyttertidende 2 2 759 000 2 660 000 2 757 527 
Administrasjonsprogrammet 3 660 000 660 000 414 294 
Landslotteriet 

   
1 991 179 

Øvrig virksomhet 4 890 000 1 650 000 684 246 
Organisasjonsutgifter 5 910 000 1 450 000 1 591 897 
Sum driftskostnader 

 
32 150 000 29 295 000 33 633 273 

     Driftsresultat 
 

-1 390 000 -2 620 000 -1 274 751 

     Finansposter 
    Finansinntekter 
 

600 000 650 000 781 930 
Finanskostnader 

 
1 000 1 000 756 

Netto finansposter 
 

599 000 649 000 781 174 

     Resultat  
 

-791 000 -1 971 000 -493 577 
 
 
 

 



 
 

Note 1 - Salgsvirksomheten 
        

          
 

SUM VÅPEN AMMUNISJON ANNET SALG 

 

Forslag 
2010 Budsj 2009 

Regnsk 
2008 

Forslag 
2010 Budsj 2009 

Forslag 
2010 Budsj 2009 

Forslag 
2010 Budsj 2009 

Salgsinntekter 
         Ordinære salgsinntekter 27 450 000 23 225 000 26 444 401 10 700 000 9 000 000 16 000 000 13 500 000 750 000 725 000 

Sum salgsinntekter 27 450 000 23 225 000 26 444 401 10 700 000 9 000 000 16 000 000 13 500 000 750 000 725 000 

          Varekostnader 23 935 000 20 030 000 23 193 107 9 095 000 7 500 000 14 240 000 12 000 000 600 000 530 000 

          Bruttofortjeneste 3 515 000 3 195 000 3 251 294 1 605 000 1 500 000 1 760 000 1 500 000 150 000 195 000 
Bruttofortjeneste i 
prosent 12,81 13,76 12,29 15,00 16,67 11,00 11,11 20,00 26,90 

          Lønnskostnader 1 200 000 1 100 000 1 273 910 
      

          Avskrivninger 11 000 
 

10 730 
      

          Annen kostnad 
         Fraktkostnader 900 000 875 000 845 336 

      Husleiekostnader 350 000 300 000 317 202 
      Leie og leasing 60 000 50 000 54 776 
      Inventar/kontormaskiner 30 000 30 000 54 137 
      Revisjon 50 000 50 000 46 350 
      Andre konsulenttjenester 20 000 20 000 19 000 
      Kontorrekvisita, trykksaker 40 000 40 000 106 774 
      Telefon og porto 20 000 20 000 11 176 
      Reise- og oppholdsutgifter 75 000 125 000 63 121 
      Markedsføring 200 000 200 000 156 271 
      Forsikringer 40 000 35 000 42 240 
      Sum annen kostnad 1 785 000 1 745 000 1 716 383 
      

          Driftsresultat 519 000 350 000 250 271 
       

 



Note 2 - Norsk Skyttertidende 
   

 
Forslag 2010 Budsj 2009 Regnsk 2008 

Driftsinntekter 
   Annonseinntekter 750 000 560 000 545 475 

Abonnementsinntekter 1 900 000 2 100 000 1 836 086 
Driftstilskudd 

  
80 000 

Sum driftsinntekter 2 650 000 2 660 000 2 461 561 

    Produksjon-/distribusjonskostnader 
   Trykningsutgifter 820 000 800 000 803 875 

Porto- og distribusjon 480 000 444 000 470 793 
Sum produksjons-/distribusjonskost 1 300 000 1 244 000 1 274 668 

    Lønnskostnader 900 000 830 000 886 725 

    Annen kostnad 
   Husleiekostnader 105 000 100 000 97 037 

Kjøp inventar og utstyr 25 000 25 000 
 Revisjonshonorar 15 000 12 000 12 875 

Andre honorarer 18 000 18 000 
 Kontorrekvisita 15 000 18 000 12 723 

Telefon og porto 50 000 75 000 39 718 
Reise- og oppholdsutgifter 300 000 312 000 376 075 
Markedsføring 30 000 25 000 56 477 
Forsikring 1 000 1 000 1 229 
Sum annen kostnad 559 000 586 000 596 134 

    Driftsresultat -109 000 0 -295 966 
 
 

Note 3 - Administrasjonsprogram lag og samlag 
  

 
Forslag 2010 Budsj 2009 Regnsk 2008 

Driftsinntekter 
   Salgsinntekter 660 000 660 000 409 940 

Sum driftsinntekter 660 000 660 000 409 940 

    Kostnader lisenser for videresalg 100 000 100 000 101 008 

    Lønnskostnader 100 000 100 000 94 303 

    Annen kostnad 
   Inventar og utstyr 25 000 25 000 23 273 

Konsulenthonorarer EDB 345 000 345 000 118 131 
Kontorrekvisita 15 000 15 000 16 980 
Telefon og porto 15 000 15 000 10 836 
Reise- og oppholdsutgifter 50 000 50 000 49 763 
Markedsføring 10 000 10 000 

 Sum annen kostnad 460 000 460 000 218 983 

    Driftsresultat 0 0 -4 354 
 
 
 



Note 4 - Øvrig virksomhet 
   

    
 

Forslag 2010 Budsj 2009 Regnsk 2008 

    Lønns- og personalkostnader 250 000 250 000 44 828 

    Annen kostnad 
   Inventar og utstyr 25 000 40 000 6 335 

Reise- og oppholdsutg 50 000 50 000 58 542 
Representasjon 90 000 90 000 106 727 
Kontingenter og gaver 50 000 50 000 44 953 
Forsikring 25 000 20 000 22 361 
Kostnader fremtidige lotterier 

 
250 000 

 Leie av storskjerm til LS 400 000 400 000 400 500 
Utgifter flytting Skytterkontoret 

 
500 000 

 Sum annen kostnad 640 000 1 400 000 639 418 

    Sum kostnader øvrig virksomhet 890 000 1 650 000 684 246 

     
Note 5 - Organisasjonsutgifter 

   
 

Forslag 2010 Budsj 2009 Regnsk 2008 
Bruk av øremerkede midler 

   Rekrutteringsaktiviteter 300 000 200 000 42 827 
Utdanning 

  
291 392 

Felt-/skifelt, elektroniske feltfig 
  

167 813 
Sikkerhetspakke skytebaner 

 
600 000 554 744 

    Sum bruk av øremerkede midler 300 000 800 000 1 056 776 

    Bruk av annen egenkapital 
   Landsskytterstevnet 250 000 250 000 213 040 

E-post til alle skytterlag 160 000 200 000 149 467 
Ammunisjonsbidrag 200 000 

 
172 614 

Til andre formål, budsjettreserve 
 

200 000 
 

    Sum bruk av annen egenkapital 610 000 650 000 535 121 

    Sum organisasjonsutgifter 910 000 1 450 000 1 591 897 
 

 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skytterstinget 2009: 
 
Budsjettforslag for private midler 2010 vedtas. 
 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2009 til å gjøre følgende vedtak: 

Administrasjonens forslag vedtas. 



 
 

Meldingssaker 

 
1. Sakslisten for Skyttertinget 
2. Brev fra Svein Langørgen 
3. Kontorlokaler for Skytterkontoret 

 
 
 



 
 
 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
Møte i Norges Skytterstyre 

 

MØTEREFERAT 
29. JULI 2009 OG UNDER 
LANDSSKYTTERSTEVNET I 
EVJE 1.-8. AUGUST 2009 

REVSNES HOTELL I BYGLAND 
OG  

LS-ARENAEN EVJE 
 

MØTE INNKALT AV Kurt Arne Berglund, Generalsekretær 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER Hans O. Kveli, President  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE Hans O. Kveli, Sindre Undseth, Jarle Tvinnereim, Jon G. 
Hofstad, Henning Ivarrud, Janne Kornbrekke og Morten 
Bjerknæs 

FRA ADMINISTRASJONEN Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 

 
 
 

Sak 41/2009 Møte med dirigentene for Skyttertinget 2009 
 
Skyttertingets møtedirigenter, Inge Hoff og Svein Furuseth, deltok i møtet. Kjøreplan for 
Skyttertinget ble lagt fram og gjennomføringen av Skyttertinget ble drøftet. 
 

  
 
 

Sak 42/2009 Tjenestelister for Norges Skytterstyre under LS 
 
Det ble foretatt en arbeidsfordeling for Skytterstyrets oppgaver under Landsskytterstevnet  
 

 
 
 

Sak 43/2009 Formelle krav til lagskyttere 
 
I forbindelse med avholdelse av årets landsdelskretsstevner i baneskyting, ble det aktualisert 
en problemstilling i forhold til om det var mulig å delta på samlagsskyting selv om man for 
øvrig ikke var deltaker på stevnet. Dette har på Landsskytterstevnet tidligere vært praktisert 
slik at man måtte være påmeldt på stevnet for å kunne delta i samlagsskytingen. Regelverket 
vi har i dag regulerer ikke dette, men da det har vært uenighet om praksis ser 
administrasjonen at det er nødvendig å regulere dette i Skytterboka.  
 
Drøfting:  
Administrasjonen ser i utgangspunktet ingen problemer med at skyttere som for øvrig ikke 
deltar på stevnet, likevel kan delta i lagskytingen. På Landsskytterstevnet har det vært tilfelle 
at skyttere som ikke har rukket å delta på innledende skyting, har vært ønsket som 



lagskyttere for samlaget senere i stevneuka (Eks. skyttere som har vært på internasjonale 
mesterskap i LS-uka). Praksis med å avvise dette har vært p.g.a. at de ikke har vært registrert 
som deltakere på stevnet, og således måtte blitt gitt en særbehandling i forhold til 
resultatservicesystemet. Det har videre vært argumentert med at det burde være et formelt 
krav til en lagskytter, at man for øvrig deltok på innledende skyting i samme stevne. 
 
Administrasjonen konkluderer imidlertid med at man åpner opp for at det er mulig å delta 
på lagskyting uten at det skal være krav om deltakelse på stevnet for øvrig. Hvis dette bidrar 
til at flere samlag/lag kan stille i lagskytinger er dette positivt. I forhold til LS, forekommer 
dette ønske så sjeldent, at dette er mulig å løse når man tar høyde for dette i 
resultatservicesystemet.      
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Skytterbokas punkt 11.160 Samlagsskyting gis følgende tillegg: 
 
Det er ikke krav om at en skytter må ha deltatt i innledende skyting for å delta i 
samlagsskyting på Landsskytterstevne/Landsdelskretsstevne. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 

Sak 44/2009 Omsetning av sikkerhetsskap 
 
Raufoss a/s er et firma etablert i Raufoss industriområde som blant annet ønsker å levere 
sikkerhetsskap til skyttermarkedet. 
 
Ny våpenforskrift er nå trådt i kraft (1. juli 2009). Her kreves det som forventet sikkerhetsskap 
fra første våpen av. Våpeneiere har ett år på seg til å oppfylle forskriftens krav. 
 
Drøfting: 
Det ansees positivt at det etablerer seg flere tilbydere i markedet. Med det vil forhåpentligvis 
det bli en overkommelig sak å sikre våpen eller vital del i godkjent sikkerhetskap. 
 
DFS, med sin salgsavdeling, er kontaktet av Raufoss a/s (har ikke noe med Nammo å gjøre) 
med intensjon om å få DFS v/Skytterkontoret med i et omsetnings-/ markedsføringsarbeid 
for firmaet.  
 
I tidligere vurderinger av DFS’ salgsvirksomhet har man konkludert med at DFS ikke bør 
konkurrere med det salgsmarked som forsyner skytterne med diverse rekvisita, med unntak 
av våpen og ammunisjon. Begrunnelsen til dette har vært at det etter alt å dømme tjener 
skyttersaken best at vi ikke undergraver den kultur som disse til sammen representerer i 
landet. Dette representert med børsemakerarbeid, ladeutstyr, skytterbekledning, 
skytterrekvisita med mer, og faglige diskusjoner og spørsmål. 
 
Sikkerhetsskap distribueres allerede i miljøet. Det finnes forskjellige produsenter med 
varierende priser og kvaliteter. 
 
Administrasjonen ser ikke at det nå er kommet inn nye momenter som endrer vår holdning 
til engasjement i salgsvirksomhet av denne art. For første gangs introduksjon til markedet 



har vi solgt plass på storskjerm på LS til markedsføring av produktene fra Raufoss a/s. Vi har 
også veiledet dem med å skaffe stand på LS. 
Forøvrig har vi anbefalt at markedsføringen bør gå til skytterlagene direkte, hvor det 
eventuelt kan avtales salg/priser og andre betingelser i et selvstendig arbeid, uten sentral 
medvirkning fra DFS. 
 
Vi har dog tatt det forbehold at saken tas opp i Norges Skytterstyre hvor eventuelt andre 
bestemmelser kan bli gitt. 
 
Administrasjonen konkluderer imidlertid med at vi ikke bør engasjere oss utover det som er 
beskrevet ovenfor. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Skytterkontorets salgsavdeling skal ikke engasjere seg i markedsføring eller omsetning av 
sikkerhetsskap. Skytterkontoret skal imidlertid informere om bestemmelsene i 
Våpenforskriften vedrørende privat oppbevaring av våpen. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 

Sak 45/2009 Krav om betaling for vernepliktig soldat 
 
Administrasjonen ble i 2008 varslet pr brev fra Forsvaret om at inndekning av kostnader for 
bruk av vernepliktig personell ble vurdert. Etter en tids stillstand i saken mottok vi 19.mai 
2009 faktura hvor kravet ble materialisert i en kostnad på kr 15583,33 pr måned + mva. 
 
Soldatens arbeidsoppgaver består i grove trekk i: 
Hente post 

- Holde orden på ekspedisjonen og kopirommet og etterfylle materiell begge steder 
- Motta bestillinger og effektuere disse  
- Pakkerutiner/pakkeoppdrag/kopieringsoppdrag utføres daglig etter oppdrag fra 

daglig foresatt 
- Vedkommende skal være en del av sentralbordtjenesten ved Skytterkontoret (støtte 

når de som har dette er fraværende el.). 
- Kan gis enkelt kontorarbeid dersom vedkommende er kvalifisert til det 
- Levere sivil post 

 
Det foreligger egen instruks for vpl. soldat  
 
Drøfting: 
Bruk av soldat ved ekspedisjonen har vi over tid hatt sterkt varierende erfaring med. Tidvis 
har vi vært uten bemanning, dels pga mangel på personell, og dels pga andre pålagte 
tjenstlige aktiviteter. Motivasjonen har variert fra meget god til pent sagt mangelfull. Vi har i 
tillegg til manglende evne/vilje også hatt belastning med opplæring av ny person med 
korte intervaller. 
 
Vi vurderer dette nå slik at de kostnader vi får rettferdiggjør en annen løsning. Denne ser vi 
for oss er en deltidsansatt, f. eks pensjonist, med en kostnad tilsvarende den vi nå har for den 
vernepliktige. Da får vi rent praktisk i hvert fall ut en halv stilling, kanskje mer. 



 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Administrasjonen gis fullmakt til å vurdere endring av staben ved Skytterkontoret slik at 
ekspedisjonen kan bemannes med en fast deltidsstilling eller engasjement av person på 
pensjonistvilkår. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 

Sak 46/2009 Ny premie til LS fra ISS Landscaping 
 
SS Landscaping hadde tidligere premie til Norgesmesteren i felt. Dette var den gang en 
videreføring av tradisjonen fra tidligere Vaktmester Kompaniet A/S. For en tid tilbake ønsket 
ikke ISS Landscaping å fortsette denne avtalen og premien ble overtatt av Fokus Bank. 
 
Ved skifte av daglig leder i ISS Landscaping har det nå blitt gitt uttrykk for at man kunne 
tenke seg å gi en premie av tilsvarende kvalitet som før. 
 
Drøfting: 
Administrasjonen la fram alternative valg/muligheter for hva/hvem premien kunne gå til.  
Siden premien til Norgesmesteren nå er overtatt av Fokus Bank har ISS uttrykt ønske om at 
premien skal være et engangstrofè og skal gå til beste kvinne i NM feltskyting.  
  
I dag eksisterer et vandretrofè til beste kvinne i NM felt(Brødrene Lohnes feltpokal). 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Det innføres et engangstrofè til beste kvinne i NM feltskyting, gitt av ISS Landscaping. 
Trofeet gis benevnelsen: ISS Landscapings premie. 
Oppsatt som fast premie fom 2009. Tilfaller beste kvinne i NM feltskyting. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 

Sak 47/2009 Ankesaker under Landsskytterstevnet på Evje 
 

1. Skytter nummer 6941, Svein Strandbråthen, har levert anke på avslått protest om at 
han fikk 5 treff på C25-figur på hold 3 i grovfeltrunden. Protest ble avsagt 
umiddelbart og skiva sjekket. Det ble funnet bare 5 skudd. 

 
Vedtak 
Anken tas ikke til følge. 

 
 
 



2. Anke fra skytter nummer 3754, Wenche Horten 
Skytter nummer 3754, Wenche Horten, har levert anke på avslått protest om at hun 
bare fikk 9 skudd registrert på sin 10-skudd. Skive kontrollert og ingen feil på 
elektronikken funnet.  

 
Vedtak 
Anken tas ikke til følge. 

 
3. Anke fra skytter nummer 8674, Knut Bakken 

Skytter nummer 8674, Knut Bakken, har levert anke på avslått protest om at han ikke 
fikk skyte da han kom 20 minutter for sent til opprop i grovfelten. Laget hadde forlatt 
oppropsteltet. 

 
Vedtak 
Anken tas ikke til følge. 

 
 
 

Meldingssaker 

 
1. Troféoversikt LS 
2. Brev/forslag vedrørende ny klassesetting for senior 
3. Brev fra Miljøverndepartementet 
4. Notater fra Svein Knagenhjelm vedrørende overtagelse av skytebaner fra 

Forsvaret, samt møte i SFT i forbindelse med brev nevnt i punkt 3  
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MØTELEDER Hans O. Kveli, President  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE Hans O. Kveli, Jarle Tvinnereim, Sindre Undseth, Jon G. 
Hofstad, Henning Ivarrud, Janne Kornbrekke, Morten 
Bjerknæs og Kristin Lund (stabssjef for GIHV, Ketil 
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FRA ADMINISTRASJONEN Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 

 
 
 

Sak 58/2009 Møteplan for Norges Skytterstyre 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre vedtar følgende møteplan for 2010: 
 
1. Mandag  22.feb   Oslo (vara. innkalles) 
2. Mandag  22.mars  Oslo 
3. Søndag-mandag 25.-26.april  Oslo 
4. Onsdag  28.juli   Sentral Hotell, Elverum 
5. Mandag  20.sept   Oslo 
6. Mandag  25.okt   Oslo 
7. Fredag-søndag 10.-12.des  Oslo 
 
Møtene i Oslo holdes normalt mandag på Skytterkontoret, men administrasjonen vurderer 
saksmengde og innkaller om nødvendig til møtestart søndag. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 
 
 
 



Sak 59/2009 Hedersbevisninger 
 
Vedtak 
Hedersbevisning ble besluttet tildelt. Ført i B-protokoll. 
 
Henning Ivarrud får sammen med representant for administrasjonen i oppdrag å gjennomgå 
dagens retningslinjer for hedersbevisninger. Eventuelle forslag til endringer fremlegges på 
et senere styremøte. 

 
 
 
 

Sak 60/2009 NM i feltskyting 2010 
 
Elverum skytterlag har i brev til Skytterkontoret fremmet forslag om å innføre kveldsfinaler, 
eventuelt finaleskyting fortløpende, for å unngå å benytte lørdag som siste dag på 
Landsskytterstevne 2010. De ser for seg at alle skyter 12-skudd finale samme dag som 
innledende skyting. Noen utvalgte skyter superfinale i forbindelse med Stang– og 
felthurtigfinalen på fredag som i 2007.   
 
Drøfting: 
De drøftinger og evalueringer som har funnet sted etter LS 2009, gjør at administrasjonen 
tar utgangspunkt i at ordningen med kongelag på torsdag  videreføres i 2010.  
 
I den konkrete saken fra Elverum skytterlag ser administrasjonen betenkeligheter med et 
system hvor finaleskytingen foregår samme dag som innledende skyting. Dette til tross for 
at Elverum har en egen bane på 300 meter som vil bli ledig å benytte som 
finaleskytingsarena (Dette har eksempelvis ikke Bodø i 2011 noen arena for). 
Administrasjonen mener i hovedsak fire argumenter teller i mot et slikt system: 
 

1. Sportslig sett er det betenkelig at finaleskyting foregår på forskjellig tidspunkt 
gjennom hele den tiden innledende skyting foregår. Finaleskytingen er vesentlig 
vanskeligere enn innledende skyting, og forholdene kan endres mye i perioden fra 
fredag til onsdag i stevneuka. 

 
2. Det å skyte seg til en finaleplass gir forventninger til å skyte finale senere i uka. Det at 

finaleresultatet blir utløst med en gang er ikke optimalt. Administrasjonen tror at det 
å bli igjen for å skyte finale noen dager senere etter innledende skyting gir skytterne 
en god oppladning til finaleskytingen. 
 

3. Ordningen med en superfinale ble ikke godt mottatt da den ble prøvd i Steinkjer i 
2007. Det var mange som ikke skjønte hvorfor det var nødvendig med ytterligere en 
12-skuddfinale etter 42-skudden. For publikum er det ikke bra om lengden på Stang- 
og felthurtigfinalen blir lengre enn i dag.  
 

4. Å skyte fortløpende finaler eller kveldsfinaler gjør at det kreves ytterligere 
mannskapsressurser til å bemanne finalestandplassen. En betydelig merkostnad i 
forhold til dagens finaleavvikling. 
 

Administrasjonen mener at gjennomføringen med feltfinaler på lørdag i Evje ble ok, og at 
det var arrangementsmessige forhold utenfor finalegjennomføringen som gjorde at 
avslutningsdagen ikke ble optimal. Dette ble også drøftet da LS-utvalget hadde 
evalueringsmøte, og de var også enige om at lørdagen ikke ble den sportslige nedturen som 



noen hadde fryktet på forhånd. LS-utvalget ønsker imidlertid at det skal flyttes finfeltfinaler 
over til lørdag for å gi mer rom i tidsplanen, og for at flere skal skyte finaleskyting lørdag for å 
skape mer stemning på arenaen avslutningsdagen.  

 
Speakerteamet og de som har nøkkelposisjoner under arrangementet har i tillegg gitt sterkt 
uttrykk for at dagene blir så lange og tøffe, at det er bedre å fordele på flere dager.     
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
NM felt 2010 gjennomføres på den avsluttende lørdagen under Landsskytterstevnet i 
Elverum. Endelig vedtak til hvordan gjennomføringen av finalene på LS 2010 skal foregå 
fattes etter at LS-utvalget har lagt fram sin rapport på desembermøte.  
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 61/2009 Søknad om godkjenning av ”Adlerauge” 
 
Forslag om å tillate Adlerauge i DFS er opprinnelig fremmet gjennom Vestfold skyttersamlag 
høsten 2008.  Norges Skytterstyre drøftet forslaget i styresak 75/2008, og fattet her flg. 
vedtak:  
 
”Adlerauge med linse i fast forstørrelse 0,3 eller 0,5 tillates benyttet i klassene V55, V65 og 
V73 som en prøveordning i 2009. Til Norges Skytterstyres møte i oktober 2009 skal 
Geværutvalget gi en ny innstilling til om Adlerauge skal tillates brukt på permanent basis, og 
om dette skal utvides til å gjelde for flere brukergrupper”.  
 
Militærlandslaget er det siste året oppfordret til å prøve ut Adlerauge for å gi en uttalelse om 
hjelpemidlet gir resultatforbedringer for skyttere med ”normalt syn”. Det er kun Arild 
Røyseth som har testet linsen, og han har meldt tilbake at Adlerauge for hans del ikke ga 
fordeler.  
 
Mange veteranskyttere har gitt positive tilbakemeldinger på bruk av Adlerauge. Det er ikke 
mottatt negative kommentarer fra denne gruppen skyttere. Det synes derfor naturlig at 
prøveordningen for veteranskyttere gjøres om til en permanent tillatelse.  
 
Landslagsskytterne i 2009 er invitert til å kommentere forslaget om å åpne opp for fritt bruk 
av Adlerauge. Svarene viser at en del er betenkt over dette, men det er samtidig 
overraskende mange som ser positivt på å tillate Adlerauge for alle.  
 
Geværutvalgets drøfting: 
Geværutvalget er først og fremst oppatt av at skyttere med svekket eller dårlig syn skal 
kunne bruke tilgjengelige hjelpemidler for å utjevne forskjellene (ulempene) de har 
sammenliknet med skyttere med alminnelig godt syn. Dette må samtidig foregå innenfor 
sportslig forsvarlige rammer, der man er sikker på at hjelpemidlene ikke kan misbrukes til å 
skaffe seg ytterligere fordeler. Dette er utgangspunktet for utvalgets drøfting og innstilling.  
 
Geværutvalgets medlemmer er enige om at prøveordningen for veteranklassene gjøres om 
til en permanent regel fom 2010.  



 
Når det gjelder de øvrige klasser ønsker uvalget å innhente informasjon fra sakkyndige for å 
kunne vurdere om bruk av Adlerauge kan misbrukes, eller ha en ”for god effekt” for visse 
skyttere med behov for mye synskorreksjoner i briller/linser. Kan eksempelvis 
overlangsynthet eller ekstrem nærsynthet føre til en form for ”kikkerteffekt” for en gruppe 
skyttere er et spørsmål som det er viktig å få avklart. Videre kan en også tenke seg at optikere 
vil begynne å spesialtilvirke briller som sammen med Adlerauge gir en synseffekt som er 
bedre enn det skyttere med alminnelig godt syn har uten bruk av briller. En tenkt situasjon 
der skyttere med alminnelig godt syn ser nytten av å bruke Adlerauge i kombinasjon med 
skytebriller er ikke ønskelig.  
 
Geværutvalget ønsker også å vurdere/prøve ut om Adlerauge gir særlige fordeler i fbm 
avstandsbedømmelse i feltskyting. I så fall er det en ikke ønskelig effekt. Det kan tenkes at et 
forstørret siktebilde gjør det enklere å benytte sammenlikningsmetoden og målemetoden til 
avstandsbedømming. Pr. i dag kan skyttere i klasse V55 benytte Adlerauge, og av den grunn 
kunne ha denne fordelen om det viser seg å være slik.   
 
Geværutvalget anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre flg. vedtak: 
Adlerauge tillates brukt i alle veteranklasser fom 1010. 
Det innhentes ekspertuttalelser fra flere hold slik at fakta rundt mulig misbruk og uønskede 
effekter ved bruk av linse i forsiktet blir belyst fra faghold. Videre gjøres det en vurdering 
rundt eventuelle fordeler i avstandsbedømming ved bruk av Adlerauge. Dette skal foreligge 
slik at Norges Skytterstyre kan behandle saken endelig høsten 2010.  
 
Administrasjonens drøfting:  
Administrasjonen støtter Geværutvalgets drøfting og innstilling. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Det innhentes ekspertuttalelser fra flere hold slik at fakta rundt mulig misbruk og uønskede 
effekter ved bruk av Adlerauge blir belyst fra faghold. Videre gjøres det en vurdering rundt 
eventuelle fordeler i avstandsbedømming i feltskyting. Dette skal foreligge slik at Norges 
Skytterstyre kan behandle forslaget om å åpne opp for fri bruk av Adlerauge endelig høsten 
2010.  
 
Veteranskyttere gis fom. neste år permanent tillatelse til å bruke Adlerauge. 
Skytterboka gis i den sammenheng flg. tillegg:  
 
6.127 Adlerauge 
Adlerauge i fast forstørrelse tillates brukt i klassene V55, V65 og V73.  
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 62/2009 Notat vedrørende søknad og tildeling av LS 
 
Skyttertinget vedtok i sak 4/2009 at tildelingsvedtaket på Skyttertinget for LS-arrangører 
skulle gjøres enklere i formen. Viktige forutsetninger skulle i stedet beskrives i eget notat fra 
Norges Skytterstyre. Administrasjonen la fram forslag til innhold i et slikt notat. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre vedtar notat om forutsetninger og betingelser for arrangement av 
Landsskytterstevnet. Notatet kan presenteres potensielle søkere, og skal presenteres søkere 
etter mottatt søknad. Det skal vises til notatet i Skyttertingets vedtak ved tildeling av LS. 
 
Forutsetninger/betingelser for arrangement av Landsskytterstevnet 
LS tildeles av Skyttertinget fire år forut for arrangementet. I tillegg til den nødvendige 
kapasitet på arena med publikumsplass, installasjoner og øvrige forhold som framkommer i 
beskrivelsene i ”Håndbok for LS” må arrangøren særlig iaktta følgende:  
 

1. Støtte til arrangementet fra Forsvaret framkommer av avtalen mellom Forsvaret og 
DFS vedrørende Forsvarets støtte til Landsskytterstevnet for den aktuelle perioden. 
 

2. Skytterkontoret, i samarbeid med arrangøren, er ansvarlig for resultatservicen under 
LS. Skytterkontoret registrerer også påmeldingen til LS. 

 
3. DFS skaffer speakerteam og arenaproduksjon. Deler av kostnadene (150.000 i 2007- 

vil være gjenstand for prisregulering) dekkes av arrangøren. 
 

4. Arrangøren plikter å skaffe innkvartering og øvrige fasiliteter for følgende grupper 
slik:  

a. NRK 
b. Norges Skytterstyre m/gjester 
c. Skytterkontorets ansatte og andre grupper som støtter arrangementet 
d. Forsvarets tekniske støttepersonell (FLO) 
e. Evt også støttende mil.avd etter nærmere avtale 

 
DFS vil beskrive behovet for de ovennevnte grupper i det enkelte LS. Videre: 

 
f. Arrangøren skal ordne med sted for Skyttertinget i samarbeid med 

Skytterkontoret 
g. Det forventes at arrangøren motiverer egen kommune til å invitere til 

tradisjonell Tingmiddag etter at Skyttertinget er avsluttet 
h. Arrangøren plikter videre å tilby tingrepresentanter bestilling av innkvartering 

for perioden Skyttertinget – til dagen etter skyttertingsmiddag 
i. Representanter for media skal tilbys bestilling av innkvartering for perioden 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



På arena må flg organiseres: 
 
Arrangøren må, kostnadsfritt for DFS, ordne med lokaliteter for Skytterkontorets salg 
og informasjon samt lokaliteter for Norges Skytterstyre for møter og ivaretakelse av 
gjester. 
 

5. Innkvartering av deltakere. 
a. Arrangøren må arbeide for at det kan organiseres leie av privatboliger og 

andre innkvarteringsfasiliteter i området 
b. Informere om permanente campingplasser 
c. Avtale med kommune/fylke om bruk av skoleplasser for camping 
d. Organisere midlertidig ”skyttercamp”om nødvendig. Herunder iaktta 

følgende: 
 

- Arrangør av LS skal sørge for tilstrekkelig kapasitet og kvalitet vedrørende 
camping og sanitære forhold, som tilfredsstiller nåtidens krav fra LS-deltakere 
med familier. 

- Etablering av midlertidig skyttercamp må foregå i samarbeid med kommunale 
instanser som brannvesen og helsemyndigheter. 

- Som standard regnes antall personer i camping som antall boenheter 
(vogner) x 3. 

- Minimumskapasiteter: på toalettforhold: 40-50 pers pr toalett, dusjkapasitet: 
75 pers pr dusj. Disse tall forutsetter daglig renhold, nødvendig tømming og 
etterfylling. Avstand til toalett og vann bør ikke overstige 200m.  Det 
forutsettes at campingplass er bemannet/er under tilsyn 0800 – 2000, med 
mulighet for tilkalling av ansvarlige utenfor dette tidsrom.   

- Sentralt bekjentgjort og merket sted for informasjon og div oppslag så som: 
Ordensregler, politi, ambulanse, brannvakt, legevakt/lege m.m. Telefon og 
tlf.nr dersom det ikke er døgnbemanning, for tilkalling av assistanse. 

- Grunnforholdene på campingplassen må være av en slik beskaffenhet at 
grunnen har en god naturlig drenering. 

- Det er ønskelig med strøm til alle/flest mulig enheter – minimum 
lademuligheter for batterier. 

- Det er ønskelig at arrangøren legger til rette for internettilgang på campingen 
- Det må være etablert et godt system for søppelhåndtering. 
- Bestillingsopplegget for camping må være slik at det er enkelt for lag/samlag 

å sikre at de kan bo samlet.    
 
Godkjenning av campingavgift foretas av Norges Skytterstyre etter søknad fra arr. 
 
Pris på skytebok fastsettes også av Norges Skyttestyre etter søknad fra arr. 
Det kan ikke påregnes økning av disse kostnader, i forhold til foregående år, utover normal 
prisstigning. Rapport og regnskap forelegges Skytterstyret innen et halvt år etter at stevnet 
er avviklet. 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 
 



Sak 63/2009 DFS’ eventuelle deltakelse i NIF sitt 150 års jubileum 
 
I 2011 skal Norges Idrettsforbund feire 150-års jubileum. Det er i mars 2011 150 år siden 
”Centralforeningen for udbredelse av vaabenbrug og legemsøvelser” ble stiftet. Dette var 
forløperen både til DFS og det vi kjenner som Norges Idrettsforbund i dag.  (Da DFS ble 
opprettet i 1893, ble navnet endret til Centralforeningen for utbredelse av Idrett”, først i 1946 
ble dette Norges Idrettsforbund.).  
 
Fram til DFS sin stiftelse i 1893, besto skytterlagene utelukkende av skytterlag tilhørende 
Centralforeningen, med unntak av de som brøt ut som egne Folkevæbningssamlag fra 1881 
og som senere dannet grunnlaget for opprettelsen av DFS. Fra 1861 var Centralforeningen i 
første rekke bestående av skytterlag, og ordet ”legemsøvelser” var således perifert i forhold 
til ”vaabenbrug” i foreningen.   
 
Norges Idrettsforbund begynte allerede sommeren 2007 planleggingen av jubileet. De har 
nå egne personer som arbeider med jubleumsforberedelsene og ledes av 2. Visepresident 
Børre Rognlien. Administrasjonen vet at det arbeides med en jubileumsbok og en større 
markering av jubileet i mars 2011. 
 
Vedtak 
DFS vil ikke selv ta initiativ til deltakelse på NIF sitt 150 års jubileum, men avventer eventuell 
henvendelse fra NIF i forbindelse med jubileet. 

 
 
 
 

Sak 64/2009 Retningslinjer for frifondmidler 
 
Administrasjonen la fram foreløpige drøftinger angående konsekvenser ved at DFS søker 
overgang fra Frifond barn og unge til Frifond organisasjon fra og med 2010. Motivasjonen 
for en slik overgang er at DFS samlet sett sannsynligvis kan motta et betraktelig større beløp 
ved en overgang til Frifond organisasjon, enn hva ordningen med Frifond barn og unge 
bidrar med i dag. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre ga administrasjonen føringer for videre arbeid med tildelingskriterier av 
Frifond midler, og arbeider videre med et forslag i samarbeid med Landsrådet for Norges 
barne- og ungdomsorganisasjoner. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 65/2009 Budsjettforslag offentlige midler 2010 
 
Norges Skytterstyre drøftet budsjett for offentlige midler 2010 basert på foreslått bevilgning 
fra Regjeringen. 
 



Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre tar fremlagte forslag til budsjett for offentlige midler for 2010 til 
etterretning. Resultatet av drøftingene i Norges Skytterstyre innarbeides i endelig 
budsjettforslag for offentlige midler for 2010 som blir lagt fram til Norges Skytterstyres møte 
i desember 2009. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 66/2009 Landsskytterstevnet 2012 
 
I møte 7. September 2009 ba styret om at saken vedrørende LS 2012 ble satt på sakslisten. 
Bakgrunn var bekymring for framdrift i arbeidet da Reguleringsplan for utbygging ikke ble 
vedtatt i september som planlagt. Reguleringsplan for skytebanen på Skjerve ble utsatt og 
først vedtatt 15. Oktober. Anleggsarbeidet er nå startet opp og det ble orientert om 
utfordringer og videre planer i framdriften. 
 
Vedtak 
Norges Skytterstyre tar til etterretning orientering om framdrift for planlegging av LS 2012. 
Vestlandets representant i Norges Skytterstyre vil sammen med administrasjonen følge opp 
framdriften i anleggsarbeidet på Skjerve. Ett av styremøtene i 2010 legges til Voss. 

 
 
 
 

Sak 67/2009 Justering av elektroniske skiver i forhold til faktisk banelengde 
 
Det finnes i dag en del baner som avviker avstandsmessig fra de eksakte skyteavstander som 
DFS opererer med på hhv 100, 200 og 300m. Normalt er dette mindre avvik som ligger 
innenfor 1 – 2 %, men det er også baner med langt større avvik enn som så.  

Fra skytterlag som eier baner med noe avvikende skyteavstander mottar administrasjonen 
fra tid til annen forespørsler om det er tillatt å kalibrere om skiven slik at skivestørrelsen 
justeres opp eller ned for å være tilpasset den eksakte skyteavstand. Regelverket vårt 
mangler pr i dag en konkret avklaring rundt dette. Administrasjonen har så lenge denne 
uklarhet har foreligget ikke tillatt slik kalibrering. Det er samtidig kjent at noen skytterlag har 
foretatt nettopp slike tilpassinger.  

 
Administrasjonens drøfting:  
Med de muligheter som nå ligger i de elektroniske skivesystemene er det klare muligheter 
for å gjøre skytebanene rundt om tilnærmet like vanskelige uavhengig av om de reelt sett er 
for lange, eller for korte. Gjennom dette blir også resultatene mer sammenliknbare fra bane 
til bane, og man slipper i så stor grad spekulasjoner fra skyttere som prioriterer ”de lette 
banene” framfor de noe tyngre. Helt bort fra dette kommer man imidlertid ikke, for det vil 
være forskjeller i vanskelighetsgrad om man sammenlikner en 200m bane med en 300m. I 
tillegg vil variable lokale forhold knyttet til vind, sol, kulebanehøyde, mirage osv bidra til 
forskjeller baner i mellom.  



Administrasjonen kan ikke finne noen klar motivering for å endre konfigurasjonen/ 
skaleringen på elektronikk i forhold til faktisk avstand. Banenes vanskelighetsgrad varierer 
mange steder, selv med lik avstand. Uansett vil den enkelte bane gi riktige sportslige forhold 
i en konkurranse. Regulering av Nationens landsskyting foretas separat og skaper ikke 
nevneverdige problemer. Hvor lenge denne skytingen vil leve videre er også etter hva vi 
registrerer noe usikker.  

Geværutvalget drøftet noen forhold rundt kalibrering av skiver uformelt i sitt siste møte. 
Utvalget utrykte bekymring for at lagene ikke klarer å kalibrere anlegget tilbake slik at alle 
skyter på samme skivestørrelsen, eksempelvis etter et utlån av monitorer til et 
naboskytterlag. De to største aktørene i det norske markedet opplyser at det er rimelig 
utenkelig at slike feil kan skje utilsiktet. Megalink AS er helt klare på at i deres systemer så er 
det i så fall snakk om bevisst juks/forglemmelse. Når det gjelder KME AS så er de litt vagere. 
Her defineres skyteavstanden av leverandøren i den soft ware som levers til anlegget. Ved å 
kjøre en oppdatering (slik man iht. brukermanualen skal gjøre etter et utlån), ”nullstilles” alle 
skiver. KME gir samtidig ingen 100 % garanti for at feil ikke kan forekomme om man unnlater 
å oppgradere.   

Gjennom et reglement som ikke tillater kalibrering av skiven opp mot en reell skyteavstand 
unngår man at skytterlag spekulerer i avstanden, og trekker skivene eksempelvis helt inn til 
150m. Nå er dette nødvendigvis ikke en ulempe verken økonomisk eller anleggsmessig om 
det viser seg at man finner et godt egnet skytebaneområde, men at det her viser seg å være 
begrensninger i avstanden. Samtidig så vil dette gi et langt mindre enhetlig 
skytebanekonsept i organisasjonen. Aksepterer man avvik må det her defineres hva som 
makimalt tillates, eksempelvis inntil 10 %. Sett opp mot Forsvarets behov og hva de benytter 
som stridssikteavstand, så er det definert til 200m. Dvs. at Forsvarets personell som skyter 
seg inn på våre 200m baner reiser derfra med et våpen innskutt iht. Forsvarets standard og 
krav.  

Administrasjonen anser det riktig å holde fast ved en mest mulig eksakt skyteavstand på 
200/300m på organisasjonens baner. Dette ikke minst for å forebygge at lag bygger baner 
som er vesentlig kortere enn dagens. Kalibrering av skiver slik at de tilpasses den reelle 
skyteavstand bør derfor ikke tillates. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Skytterboka gis flg. tilleggspunkt: 
 
9.212 Tilpassing av skivestørrelsen i forhold til skyteavstand  
Godkjente elektroniske skiver for baneskyting på 100, 200 og 300m i DFS skal ha standard 
dimensjoner som følger regelverket for manuelle skiver. Skivene skal nyttes uavhengig av 
om banen har eksakt skyteavstand eller ikke. 
 
Hans O. Kveli fremmet følgende forslag: 
Saken utsettes, og det innhentes ytterligere opplysninger om de ulike skivesystemenes 
muligheter for kalibrering. 
 
 
Vedtak 
Saken utsettes, og det innhentes ytterligere opplysninger om de ulike skivesystemenes 
muligheter for kalibrering.    

 
 



Sak 68/2009 Instruks for IT-kontakt 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Instruks for IT-kontakt(er) i samlagene 
Hovedoppgaver: 
 

- Innenfor arbeidsoppgavene til it-kontakten er målet å heve skytterlagenes 
kompetanse slik at de på kort sikt er selvhjulpne for å gjennomføre ett skytterstevne 
tilfredsstillende, samt drive skytterlaget etter dagens it-krav fra DFS. 

- På lengre sikt gå ned i dybden innenfor bestemte fagfelt, slik at alle stevner i DFS 
holder en meget høy standard som gir den ønskede markedsføringseffekt.  

- Være bindeledd mellom Skytterkontoret og skytterlagene. 
- Kontinuerlig oppfølging av skytterlagene i den daglige drift. 

 
Retningslinjer for IT-kontakt(er): 

1. IT-kontakten velges av samlagets ombudsmøte og settes inn i en valgordning i likhet 
med de øvrige tillitsvalgte. Alternativt kan samlagsstyret be om ombudsmøtets 
fullmakt til selv å utnevne denne. Hvorvidt vedkommende velges blant en av 
samlagsstyrets medlemmer eller ikke avgjøres av det enkelte samlag. 

 
2. Samarbeidsformen overfor styret – herunder evt. møterett/møteplikt i styremøter må 

reguleres av det enkelte samlag. 
 

3. IT-kontakten er på vegne av samlaget ansvarlig for kontakt til Skytterkontorets IT-
avdeling med hensyn til IT kursvirksomhet, og evt. personellstøtte til gjennomføring 
av samlinger/kurs – herunder støtte til planlegging. Kurs koordineres med 
utdanningskontakten. 

 
4. IT-kontakten må være oppdatert på DFS sine it-løsninger i organisasjonen: 

Med oppdatert menes å kjenne til grunnleggende funksjonalitet i løsningene som 
beskrevet under: 

- DFS administrasjonsprogram 
- Resultatprogram som benyttes i DFS 
- Gjennomføring av stevner med live visning på web/arena 
- Elektroniske skiver 
- Hjemmesideløsninger som selges av DFS 
- Epost-løsninger solgt av Skytterkontoret 
- DFS Tillitsnett 

 
IT-kontakt skal kunne yte 1. Linje support på løsningene som nevnt over, eller kunne vite 
hvor man får slik support og henvise henvendelser til riktig sted. Enkle kurs bør også kunne 
avholdes. 
 

5. IT-kontakt skal ha en oversikt over ressurs personer på de ulike fagfeltene i eget 
samlag som kan kontaktes ved behov. 
 

6. IT-kontakt skal ha en oversikt over hva som brukes av IT-verktøy i lagene, samt i hvor 
stor grad disse verktøyene blir benyttet. 

 
7. Samlaget vurderer om IT-kontakten skal ha tilgang til brukernavn/passord for de til 

enhver tid gjeldende IT løsninger fra DFS (som for eksempel 
hjemmesider/epost/tillitsnett) i forbindelse med support av dette. 



 
8. IT-kontakt skal være rådgiver for skytterlagene i forbindelse med 

samlagsstevnet/landsdelskretsstevnet med tanke på vedlikeholdsprotokoll og 
versjonskontroll av software for stevnestyring og resultatprogram. 

 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Meldingssaker 

 
1. Tertialregnskap pr 31/8 2009 
2. Henvendelse til skytterlagene vedr. Forsvarets bruk av lagenes baner 
3. Momskompensasjon for 2008 
4. Ny våpenforskrift/retningslinjer fra POD 
5. Kostnadsfordeling på post 13 i budsjett for off. midler 
6. Brev fra Rælingen skytterlag vedrørende Nordisk mesterskap 

 
 
 



 
 
 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
Møte i Norges Skytterstyre 

 

MØTEREFERAT 6. SEPTEMBER 2009 OLAVSGÅRD HOTELL 

 

MØTE INNKALT AV Kurt Arne Berglund, Generalsekretær 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER Hans O. Kveli, President  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE Hans O. Kveli, Jarle Tvinnereim, Sindre Undseth, Jon G. 
Hofstad, Henning Ivarrud, Janne Kornbrekke, Morten 
Bjerknæs og Ketil Olsen 

FRA ADMINISTRASJONEN Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 

 
 

Sak 48/2009 Klassesetting for 2010 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Klassesettingspoengsummene for sesongen 2009 beholdes uendret til sesongen 2010 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 

Sak 49/2009 Forutsetninger for tildeling av Landsskytterstevne 
 
Under debatten på Skyttertinget ved tildeling av LS 2013 ble det en meningsutveksling 
vedrørende tildelingsvedtakets innhold. Det framsto bl.a. den mening at betingelsene for 
tildeling av LS, som til nå har vært presentert i grove trekk i Tingvedtaket, burde presenteres 
i noe større detalj for potensielle søkere før søknadsfrist. 
 
Drøfting: 
Administrasjonen ser fordeler med at en potensiell søker/arrangør av LS blir kjent med 
forutsetningene og kravene som stilles til arrangør av LS før søknad sendes. Disse 
forutsetningene vil naturlig kunne presenteres i større detalj i en presentasjon som Norges 
Skytterstyre har fullmakt til å gi. 
 
I løpet av høsten 2009 vil ny utgave av Dreiebok for LS være klar. Denne vil gi føringer for 
langsiktig planlegging, forberedelser og gjennomføring. Boka vil ha et overordnet preg og 
vil ikke kunne erstatte mer detaljerte og pr. dato oppdaterte betingelser av f. eks praktisk og 
økonomisk art. Selv om Dreieboka bør oppdateres jevnlig vil det neppe være praktisk at 
denne skal inneholde alle oppdaterte forutsetninger for tildeling av LS. Her bør det lages et 
notat fra Norges Skytterstyre som beskriver de krav og detaljer styret ønsker fokusert i tillegg 
til Dreieboka. 



Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Arrangør av LS vedtas av Skyttertinget fire år før arrangementet. I god tid før søknadsfrist det 
enkelte år, skal representanter for Norges Skytterstyre og administrasjonen, avholde møte 
med potensielle søkere hvor Dreieboka for LS og vedtak fra styret vedrørende forutsetninger 
for tildeling gjennomgås. Vedtak om forutsetninger gjøres i styrets oktobermøte. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 

Sak 50/2009 Styrets direktiver for dopingkontroll 
 
Skyttertinget 2008 vedtok at den fysiske prøvetakingen av dopingkontroller i organisasjonen 
skal foretas av person(er) uavhengig av Skytterkontoret. Skyttertinget 2009 vedtok videre at 
Skytterkontoret fortsatt skal være ansvarlig for at kontrolltiltakene blir gjennomført etter det 
omfang som Norges Skytterstyre bestemmer. Det er derfor nødvendig at Skytterstyret tar en 
prinsipiell debatt og beslutning om hvor stort omfang kontrollene skal ha i 2010 (antall 
prøver). Det er også i budsjettsammenheng nødvendig å avklare rammer for den 
økonomiske godtgjørelsen til den/de som nå skal foreta kontrollene.    
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre drøftet og gav føringer for omfanget av antidopingarbeidet i 2010. 
Administrasjonen engasjerer en eller flere personer til å foreta dopingkontrollene innenfor 
en budsjettramme som vedtas i forbindelse med budsjett for offentlige midler 2010 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 

Sak 51/2009 Politiattest for ledere i rekrutteringsklassene 
 
Styret i Norges idrettsforbund og olympiske og paralympiske komité (NIF) vedtok 10. mars 
2008 at hele norsk idrett skal kreve politiattest mot seksuelle overgrep mot barn. Ordningen 
gjelder for alle som skal utføre oppgaver som i vesentlig grad innebærer et tillits- eller 
ansvarsforhold overfor mindreårige. Ordningen trer i kraft 1. januar 2009. 
Administrasjonen har mottatt en rekke henvendelser som tyder på et stort engasjement om 
og eventuelt hvordan DFS skal følge opp et slikt vedtak som av NIF.  
 
DFSU behandlet saken i november 2008. Der ble det ikke konkludert, men de sendte saken 
til skytterstyret slik at de skulle følge den opp. 
Norges Skytterstyre ønsket saken diskutert på bred front i DFS, og fremmet saken som en 
diskusjonssak på Skyttertinget 2009.  
Under Skyttertinget ble saken diskutert uten at det ble fattet noe annet vedtak. Det ble ytret 
en del meninger både for og i mot innføring av en slik politiattest i DFS.  



Konklusjonen ble at Norges Skytterstyre skulle jobbe videre med saken. 
 
Drøfting: 
Da dette er en sak som griper så dypt inn i DFSU sitt område er det naturlig at DFSU drøfter 
saken først, og kommer til Norges Skytterstyre med forslag til vedtak. 
Dermed kan de behandle saken først, og så gi en innstilling til Skytterstyret, og enda få 
denne saken realitetsbehandlet i høst.  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre ber DFSU behandle saken om politiattest for ledere i ungdomsklassene 
på sitt neste møte. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 

Sak 52/2009 Budsjett offentlige midler 2010 
 
Administrasjonen la fram noen kommentarer til hovedpostene i budsjettet for offentlige 
midler for 2010. 
 
Vedtak 
Norges Skytterstyre ga signaler til administrasjonen for videre budsjettarbeid fram mot neste 
møte. 

 
 
 

Sak 53/2009 Kostnader ved medaljer – forslag om uekte medaljer 
 
Vesterålen skyttersamlag foreslår i brev av 18/7-2009 at ungdomsmedaljene til 
samlagsstevnene skal gjøres tilgjengelige som uekte medaljer. 
Skytterboka pkt. 12.131 beskriver antallet ungdomsmedaljer som skal deles ut på 
samlagsstevnet. I klasse R-ER-Jun skal det deles ut en Raufossmedalje og to 
ungdomsmedaljer om det er inntil 26 skyttere i klassen. Er det 26 eller flere skal det deles ut 
tre ungdomsmedaljer. 
Disse medaljene fås i dag kun som ekte medaljer. 
 
Drøfting: 
For alle samlag vil kostnadene til medaljer i dag være en forholdsvis stor utgiftpost. Det skal 
etter skytterboka pkt. 12.131 deles ut to ungdomsmedaljer om det så kun er tre skyttere som 
deltar. Regelen for dekning av utgiftene til medaljer på alle stevner er at dette skal 
dekkes/belastes arrangøravgiften og ikke premieinnskuddet. Når utgiftene til medaljene blir 
høye i forhold til innskuddet vil dette føre til at arrangørens inntekter vil bli betydelig 
reduserte, ev. forsvinne helt. I dette tilfellet er det samlaget som vil bære utgiften. 
For å redusere utgiftene er det i all hovedsak to muligheter.  
For det første kan vi som Vesterålen forslår tilby samlagene å kunne velge å dele ut 
medaljene som uekte medaljer. 
Fra Brødrene Lohne i Bergen, som er vår leverandør av disse medaljene, har jeg fått opplyst 
følgende priser på medaljene pr. august 2009: 



Ungdomsmedaljen i bronse:  114 kr + mva 
Ungdomsmedaljen i sølv: 211 kr + mva 
Feltmerket til medaljen:   42 kr + mva 
 
De kunne gjerne lage medaljene som uekte medaljer i samme verktøy. Da ville prisene bli: 
 
Ungdomsmedaljen i bronse:  114 kr + mva 
Ungdomsmedaljen i sølv: 129 kr + mva 
Feltmerket til medaljen:   42 kr + mva 
 
Som vi ser er det en del å spare på sølvmedaljene som uekte medaljer. Når det gjelder 
bronse og feltmerket vil dette forbli samme pris, da disse allerede er produsert i uekte 
materialer. 
I et samlag som da deler ut seks ungdomsmedaljer på feltstevnet og 6 medaljer på 
banestevnet vil besparelsen pr år bli på litt i overkant av 1200 kr. 
 
Det andre alternativet er å redusere antall ungdomsmedaljer som skal deles ut. 
Dette blir en annen sak, og vil kreve en grundigere diskusjon bl.a. i DFSU. 
All den tid at de uekte medaljene er av så høy kvalitet at de nesten er umulig å se forskjell på 
i forhold til de ekte, at hederen av å vinne de er like høy uansett, og at samlagene kan spare 
så mye penger på å kunne velge de uekte, vil det være rett å kunne tilby et uekte alternativ. 
Det vil da være opp til hvert samlags ombudsmøte om de vil dekke utgiftene med ekte 
medaljer fra sin egen kasse, om de velger å bruke uekte medaljer, eller om de for eksempel 
øker innskuddet på samlagsstevnet for å dekke utgiftene til ekte medaljer. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre vedtar at ungdomsmedaljene til samlagsmesterskap kan deles ut i en 
uekte variant, for å redusere medaljekostnadene. 
Det er opp til samlagenes ombudsmøter å bestemme medaljevariantene. 
Administrasjonen pålegger Brødre Lohne å tilby både ekte og uekte medaljer 
 
Hans O. Kveli fremmet følgende forslag: 
Saken utsettes og behandles senere i en større sammenheng.  
 
Vedtak 
Hans O. Kveli sitt forslag enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Sak 54/2009 Klassesetting ved lang tids fravær fra aktiv skyting 
 
I styrets behandling av dispensasjonssøknad for May-Britt Nordli ble det besluttet at 
administrasjonen skulle komme tilbake til styret med en saksutredning på tema ”ikke skutt 
klassesettingsprogram.  
 
Drøfting: 
Dagens regelverk er slik: ”skyttere som ikke har deltatt siste fem år eller mer i noen DFS 
konkurranse, kan velge å skyte i alle klasser unntatt klasse 1 når de begynner igjen”.(7.150)  
 
Denne formulering kan virke bremsende for retur til skyteaktivitet for de som har vesentlig 
lengre fravær enn 5 år. 
Styret indikerte at det kanskje skulle sees på en viss differensiering i fraværstiden slik at ett 



gitt antall års fravær ga rett til fritt valg av klasse ved gjenopptakelse av aktivitet. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Andre setning, og ny tredje setning i Skytterbokas pkt 7.150 gis følgende ordlyd:  
Skyttere som ikke har deltatt de siste fem til femten år i noen DFS konkurranse, kan velge å 
skyte i alle klasser unntatt klasse 1 når de begynner igjen. Skyttere med lengre fravær enn 
femten år kan fritt velge klasse når de begynner igjen. 
 
Gjeldende regelverks tredje setning blir setning fire osv. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 

Sak 55/2009 Deltakelse i Klasse V55 for Klasse V65 
 
Regelverkets pkt 7.242, 7.243 og 7.244 gir bestemmelsene for veteraner i 
klassesettingsøyemed. Her gis veteraner i klassene V65 og V73 anledning til å velge å skyte 
grovfelt og premieres i klasse V55. 
Styret har gitt dispensasjon for det motsatte ønske nemlig å kunne skyte V55-programmet 
på 200m, og premieres i V55, for V65- skytter som dog ville skyte finfelt.      
Administrasjonen har fått muntlige henvendelser vedrørende dette og blitt bedt om å 
vurdere forslag om generell adgang for V65-skyttere til å velge skyte i klasse V55 på bane, 
tilsvarende som regelen for feltskyting. 
 
Drøfting: 
Medisinsk sett virker det naturlig at mange skyttere i klasse V65/V73 vil slite med å gå en 
grovfeltløype samt ha synsproblemer med å skyte på lange hold. Finfelt er derfor den beste 
løsning for de fleste.  
For de skytterne i disse klassene som skyteteknisk fortsatt er på godt nivå kan det være 
forståelig at de, i hvert fall av og til, kunne ha lyst til utfordringen med å skyte på 200m i 
klasse V55. Forskjellen på baneskyting 100m og 200m synes å være mindre enn forholdet 
finfelt/grovfelt. Det synes derfor ulogisk at bare den minst sannsynlige kombinasjonen er 
tillatt.   
Administrasjonens konklusjon er med dette at det bør åpnes for valgfrihet også for 
kombinasjonen finfelt – baneskyting i V55 på 200m, for klassene V65/V73. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Skytterbokas pkt 7.242 og 7.243 gis følgende tillegg: 
”Klasse V65 og V73 kan fra stevne til stevne velge å skyte baneskyting på 200m. Velger de 
dette må de delta i klasse V55 og skyte det program som bestemt for klasse V55. De kan 
også kvalifisere seg til finale på lik linje med klasse V55. Skyttere i disse klassene kan ikke 
skyte dobbelt på det enkelte stevne”. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas med 6 mot 2 stemmer. Jon G. Hofstad og Janne 
Kornbrekke stemte for å opprettholde dagens ordning. 



 
Sak 56/2009 Hedersbevisninger 
 
Vedtak 
Hedersbevisninger ble besluttet tildelt. Ført i B-protokoll. 

 
 
 

Sak 57/2009 Evaluering av Landsskytterstevnet 2009 
 
Landsskytterstevnet 2009 ble for første gang avholdt med kongelagsskyting på torsdag og 
grovfeltfinale på lørdag. Styret ønsker å evaluere ordningen og vil at det såkalte ”LS-utvalget” 
som ble opprettet i 2008 drøfter gjennomføringen og eventuelt foreslår justeringer av 
opplegget foran LS 2010. LS-utvalget består av Rådgivende utvalg, samt representant for 
utøverne, NRK-representant, representant for areaproduksjon og representant fra DFS. Lars 
Indreiten er utvalgets leder. 
 
Vedtak 
Norges Skytterstyre vedtar at ”LS-utvalget” får i oppdrag å evaluere årets finaleavvikling på 
Landsskytterstevnet og eventuelt foreslå endringer på finaleopplegget foran 
Landsskytterstevnet 2010. LS-utvalgets rapport legges fram på Norges Skytterstyres 
desembermøte. 

 
 
 

Meldingssaker 

 
1. Norges Skytterstyre gjennomgikk og drøftet rapportene fra Skytterkontorets 

avdelinger fra Landsskytterstevnet 2009. 
2. Oversikt over uttak av materiell fra salgsavdelingen under LS 
3. Planer om ny skytebane, Råde skytterlag 
4. Takkebrev vedrørende LS 2009 
5. Forslag om endring av finale NM felt fra arrangør av LS 2010 
6. Tertialregnskap for 1. Tertial 2009 
7. Tilretteleggelse for rullestolbrukere på skytterhus. Brev fra Likestillings- og 

diskrimineringsombudet 
 
 

Administrative vedtak 

 
 Sammenslåing av skytterlag: 

Skytterlagene Selbu og Flori er slått sammen til ett lag: Selbu skytterlag. 
Skytterlagene Heim og Hemne er slått sammen til ett lag: Heim/Hemne skytterlag. 
Begge skytterlag i Uttrøndelag skyttersamlag. 

 Navneendring: 
Svenningdal skytterlag i Vefsn skyttersamlag har fått godkjent endring av navn til 
Grane skytterlag. 

 Gjenopptakelse av lag: 
Ringvassøy skytterlag i Troms skyttersamlag er etter søknad gjenopptatt som lag i 
DFS. Laget var sist registrert med årsmelding i 1978. 

 

 



 
 
 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
Møte i Norges Skytterstyre 

 

MØTEREFERAT 26. OKTOBER SKYTTERKONTORET 

 

MØTE INNKALT AV Kurt Arne Berglund, Generalsekretær 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER Hans O. Kveli, President  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE Hans O. Kveli, Jarle Tvinnereim, Sindre Undseth, Jon G. 
Hofstad, Henning Ivarrud, Janne Kornbrekke, Morten 
Bjerknæs og Kristin Lund (stabssjef for GIHV, Ketil 
Olsen, var til stede i deler av møte)   

FRA ADMINISTRASJONEN Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 

 
 
 

Sak 58/2009 Møteplan for Norges Skytterstyre 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre vedtar følgende møteplan for 2010: 
 
1. Mandag  22.feb   Oslo (vara. innkalles) 
2. Mandag  22.mars  Oslo 
3. Søndag-mandag 25.-26.april  Oslo 
4. Onsdag  28.juli   Sentral Hotell, Elverum 
5. Mandag  20.sept   Oslo 
6. Mandag  25.okt   Oslo 
7. Fredag-søndag 10.-12.des  Oslo 
 
Møtene i Oslo holdes normalt mandag på Skytterkontoret, men administrasjonen vurderer 
saksmengde og innkaller om nødvendig til møtestart søndag. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 
 
 
 



Sak 59/2009 Hedersbevisninger 
 
Vedtak 
Hedersbevisning ble besluttet tildelt. Ført i B-protokoll. 
 
Henning Ivarrud får sammen med representant for administrasjonen i oppdrag å gjennomgå 
dagens retningslinjer for hedersbevisninger. Eventuelle forslag til endringer fremlegges på 
et senere styremøte. 

 
 
 
 

Sak 60/2009 NM i feltskyting 2010 
 
Elverum skytterlag har i brev til Skytterkontoret fremmet forslag om å innføre kveldsfinaler, 
eventuelt finaleskyting fortløpende, for å unngå å benytte lørdag som siste dag på 
Landsskytterstevne 2010. De ser for seg at alle skyter 12-skudd finale samme dag som 
innledende skyting. Noen utvalgte skyter superfinale i forbindelse med Stang– og 
felthurtigfinalen på fredag som i 2007.   
 
Drøfting: 
De drøftinger og evalueringer som har funnet sted etter LS 2009, gjør at administrasjonen 
tar utgangspunkt i at ordningen med kongelag på torsdag  videreføres i 2010.  
 
I den konkrete saken fra Elverum skytterlag ser administrasjonen betenkeligheter med et 
system hvor finaleskytingen foregår samme dag som innledende skyting. Dette til tross for 
at Elverum har en egen bane på 300 meter som vil bli ledig å benytte som 
finaleskytingsarena (Dette har eksempelvis ikke Bodø i 2011 noen arena for). 
Administrasjonen mener i hovedsak fire argumenter teller i mot et slikt system: 
 

1. Sportslig sett er det betenkelig at finaleskyting foregår på forskjellig tidspunkt 
gjennom hele den tiden innledende skyting foregår. Finaleskytingen er vesentlig 
vanskeligere enn innledende skyting, og forholdene kan endres mye i perioden fra 
fredag til onsdag i stevneuka. 

 
2. Det å skyte seg til en finaleplass gir forventninger til å skyte finale senere i uka. Det at 

finaleresultatet blir utløst med en gang er ikke optimalt. Administrasjonen tror at det 
å bli igjen for å skyte finale noen dager senere etter innledende skyting gir skytterne 
en god oppladning til finaleskytingen. 
 

3. Ordningen med en superfinale ble ikke godt mottatt da den ble prøvd i Steinkjer i 
2007. Det var mange som ikke skjønte hvorfor det var nødvendig med ytterligere en 
12-skuddfinale etter 42-skudden. For publikum er det ikke bra om lengden på Stang- 
og felthurtigfinalen blir lengre enn i dag.  
 

4. Å skyte fortløpende finaler eller kveldsfinaler gjør at det kreves ytterligere 
mannskapsressurser til å bemanne finalestandplassen. En betydelig merkostnad i 
forhold til dagens finaleavvikling. 
 

Administrasjonen mener at gjennomføringen med feltfinaler på lørdag i Evje ble ok, og at 
det var arrangementsmessige forhold utenfor finalegjennomføringen som gjorde at 
avslutningsdagen ikke ble optimal. Dette ble også drøftet da LS-utvalget hadde 
evalueringsmøte, og de var også enige om at lørdagen ikke ble den sportslige nedturen som 



noen hadde fryktet på forhånd. LS-utvalget ønsker imidlertid at det skal flyttes finfeltfinaler 
over til lørdag for å gi mer rom i tidsplanen, og for at flere skal skyte finaleskyting lørdag for å 
skape mer stemning på arenaen avslutningsdagen.  

 
Speakerteamet og de som har nøkkelposisjoner under arrangementet har i tillegg gitt sterkt 
uttrykk for at dagene blir så lange og tøffe, at det er bedre å fordele på flere dager.     
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
NM felt 2010 gjennomføres på den avsluttende lørdagen under Landsskytterstevnet i 
Elverum. Endelig vedtak til hvordan gjennomføringen av finalene på LS 2010 skal foregå 
fattes etter at LS-utvalget har lagt fram sin rapport på desembermøte.  
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 61/2009 Søknad om godkjenning av ”Adlerauge” 
 
Forslag om å tillate Adlerauge i DFS er opprinnelig fremmet gjennom Vestfold skyttersamlag 
høsten 2008.  Norges Skytterstyre drøftet forslaget i styresak 75/2008, og fattet her flg. 
vedtak:  
 
”Adlerauge med linse i fast forstørrelse 0,3 eller 0,5 tillates benyttet i klassene V55, V65 og 
V73 som en prøveordning i 2009. Til Norges Skytterstyres møte i oktober 2009 skal 
Geværutvalget gi en ny innstilling til om Adlerauge skal tillates brukt på permanent basis, og 
om dette skal utvides til å gjelde for flere brukergrupper”.  
 
Militærlandslaget er det siste året oppfordret til å prøve ut Adlerauge for å gi en uttalelse om 
hjelpemidlet gir resultatforbedringer for skyttere med ”normalt syn”. Det er kun Arild 
Røyseth som har testet linsen, og han har meldt tilbake at Adlerauge for hans del ikke ga 
fordeler.  
 
Mange veteranskyttere har gitt positive tilbakemeldinger på bruk av Adlerauge. Det er ikke 
mottatt negative kommentarer fra denne gruppen skyttere. Det synes derfor naturlig at 
prøveordningen for veteranskyttere gjøres om til en permanent tillatelse.  
 
Landslagsskytterne i 2009 er invitert til å kommentere forslaget om å åpne opp for fritt bruk 
av Adlerauge. Svarene viser at en del er betenkt over dette, men det er samtidig 
overraskende mange som ser positivt på å tillate Adlerauge for alle.  
 
Geværutvalgets drøfting: 
Geværutvalget er først og fremst oppatt av at skyttere med svekket eller dårlig syn skal 
kunne bruke tilgjengelige hjelpemidler for å utjevne forskjellene (ulempene) de har 
sammenliknet med skyttere med alminnelig godt syn. Dette må samtidig foregå innenfor 
sportslig forsvarlige rammer, der man er sikker på at hjelpemidlene ikke kan misbrukes til å 
skaffe seg ytterligere fordeler. Dette er utgangspunktet for utvalgets drøfting og innstilling.  
 
Geværutvalgets medlemmer er enige om at prøveordningen for veteranklassene gjøres om 
til en permanent regel fom 2010.  



 
Når det gjelder de øvrige klasser ønsker uvalget å innhente informasjon fra sakkyndige for å 
kunne vurdere om bruk av Adlerauge kan misbrukes, eller ha en ”for god effekt” for visse 
skyttere med behov for mye synskorreksjoner i briller/linser. Kan eksempelvis 
overlangsynthet eller ekstrem nærsynthet føre til en form for ”kikkerteffekt” for en gruppe 
skyttere er et spørsmål som det er viktig å få avklart. Videre kan en også tenke seg at optikere 
vil begynne å spesialtilvirke briller som sammen med Adlerauge gir en synseffekt som er 
bedre enn det skyttere med alminnelig godt syn har uten bruk av briller. En tenkt situasjon 
der skyttere med alminnelig godt syn ser nytten av å bruke Adlerauge i kombinasjon med 
skytebriller er ikke ønskelig.  
 
Geværutvalget ønsker også å vurdere/prøve ut om Adlerauge gir særlige fordeler i fbm 
avstandsbedømmelse i feltskyting. I så fall er det en ikke ønskelig effekt. Det kan tenkes at et 
forstørret siktebilde gjør det enklere å benytte sammenlikningsmetoden og målemetoden til 
avstandsbedømming. Pr. i dag kan skyttere i klasse V55 benytte Adlerauge, og av den grunn 
kunne ha denne fordelen om det viser seg å være slik.   
 
Geværutvalget anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre flg. vedtak: 
Adlerauge tillates brukt i alle veteranklasser fom 1010. 
Det innhentes ekspertuttalelser fra flere hold slik at fakta rundt mulig misbruk og uønskede 
effekter ved bruk av linse i forsiktet blir belyst fra faghold. Videre gjøres det en vurdering 
rundt eventuelle fordeler i avstandsbedømming ved bruk av Adlerauge. Dette skal foreligge 
slik at Norges Skytterstyre kan behandle saken endelig høsten 2010.  
 
Administrasjonens drøfting:  
Administrasjonen støtter Geværutvalgets drøfting og innstilling. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Det innhentes ekspertuttalelser fra flere hold slik at fakta rundt mulig misbruk og uønskede 
effekter ved bruk av Adlerauge blir belyst fra faghold. Videre gjøres det en vurdering rundt 
eventuelle fordeler i avstandsbedømming i feltskyting. Dette skal foreligge slik at Norges 
Skytterstyre kan behandle forslaget om å åpne opp for fri bruk av Adlerauge endelig høsten 
2010.  
 
Veteranskyttere gis fom. neste år permanent tillatelse til å bruke Adlerauge. 
Skytterboka gis i den sammenheng flg. tillegg:  
 
6.127 Adlerauge 
Adlerauge i fast forstørrelse tillates brukt i klassene V55, V65 og V73.  
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 62/2009 Notat vedrørende søknad og tildeling av LS 
 
Skyttertinget vedtok i sak 4/2009 at tildelingsvedtaket på Skyttertinget for LS-arrangører 
skulle gjøres enklere i formen. Viktige forutsetninger skulle i stedet beskrives i eget notat fra 
Norges Skytterstyre. Administrasjonen la fram forslag til innhold i et slikt notat. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre vedtar notat om forutsetninger og betingelser for arrangement av 
Landsskytterstevnet. Notatet kan presenteres potensielle søkere, og skal presenteres søkere 
etter mottatt søknad. Det skal vises til notatet i Skyttertingets vedtak ved tildeling av LS. 
 
Forutsetninger/betingelser for arrangement av Landsskytterstevnet 
LS tildeles av Skyttertinget fire år forut for arrangementet. I tillegg til den nødvendige 
kapasitet på arena med publikumsplass, installasjoner og øvrige forhold som framkommer i 
beskrivelsene i ”Håndbok for LS” må arrangøren særlig iaktta følgende:  
 

1. Støtte til arrangementet fra Forsvaret framkommer av avtalen mellom Forsvaret og 
DFS vedrørende Forsvarets støtte til Landsskytterstevnet for den aktuelle perioden. 
 

2. Skytterkontoret, i samarbeid med arrangøren, er ansvarlig for resultatservicen under 
LS. Skytterkontoret registrerer også påmeldingen til LS. 

 
3. DFS skaffer speakerteam og arenaproduksjon. Deler av kostnadene (150.000 i 2007- 

vil være gjenstand for prisregulering) dekkes av arrangøren. 
 

4. Arrangøren plikter å skaffe innkvartering og øvrige fasiliteter for følgende grupper 
slik:  

a. NRK 
b. Norges Skytterstyre m/gjester 
c. Skytterkontorets ansatte og andre grupper som støtter arrangementet 
d. Forsvarets tekniske støttepersonell (FLO) 
e. Evt også støttende mil.avd etter nærmere avtale 

 
DFS vil beskrive behovet for de ovennevnte grupper i det enkelte LS. Videre: 

 
f. Arrangøren skal ordne med sted for Skyttertinget i samarbeid med 

Skytterkontoret 
g. Det forventes at arrangøren motiverer egen kommune til å invitere til 

tradisjonell Tingmiddag etter at Skyttertinget er avsluttet 
h. Arrangøren plikter videre å tilby tingrepresentanter bestilling av innkvartering 

for perioden Skyttertinget – til dagen etter skyttertingsmiddag 
i. Representanter for media skal tilbys bestilling av innkvartering for perioden 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



På arena må flg organiseres: 
 
Arrangøren må, kostnadsfritt for DFS, ordne med lokaliteter for Skytterkontorets salg 
og informasjon samt lokaliteter for Norges Skytterstyre for møter og ivaretakelse av 
gjester. 
 

5. Innkvartering av deltakere. 
a. Arrangøren må arbeide for at det kan organiseres leie av privatboliger og 

andre innkvarteringsfasiliteter i området 
b. Informere om permanente campingplasser 
c. Avtale med kommune/fylke om bruk av skoleplasser for camping 
d. Organisere midlertidig ”skyttercamp”om nødvendig. Herunder iaktta 

følgende: 
 

- Arrangør av LS skal sørge for tilstrekkelig kapasitet og kvalitet vedrørende 
camping og sanitære forhold, som tilfredsstiller nåtidens krav fra LS-deltakere 
med familier. 

- Etablering av midlertidig skyttercamp må foregå i samarbeid med kommunale 
instanser som brannvesen og helsemyndigheter. 

- Som standard regnes antall personer i camping som antall boenheter 
(vogner) x 3. 

- Minimumskapasiteter: på toalettforhold: 40-50 pers pr toalett, dusjkapasitet: 
75 pers pr dusj. Disse tall forutsetter daglig renhold, nødvendig tømming og 
etterfylling. Avstand til toalett og vann bør ikke overstige 200m.  Det 
forutsettes at campingplass er bemannet/er under tilsyn 0800 – 2000, med 
mulighet for tilkalling av ansvarlige utenfor dette tidsrom.   

- Sentralt bekjentgjort og merket sted for informasjon og div oppslag så som: 
Ordensregler, politi, ambulanse, brannvakt, legevakt/lege m.m. Telefon og 
tlf.nr dersom det ikke er døgnbemanning, for tilkalling av assistanse. 

- Grunnforholdene på campingplassen må være av en slik beskaffenhet at 
grunnen har en god naturlig drenering. 

- Det er ønskelig med strøm til alle/flest mulig enheter – minimum 
lademuligheter for batterier. 

- Det er ønskelig at arrangøren legger til rette for internettilgang på campingen 
- Det må være etablert et godt system for søppelhåndtering. 
- Bestillingsopplegget for camping må være slik at det er enkelt for lag/samlag 

å sikre at de kan bo samlet.    
 
Godkjenning av campingavgift foretas av Norges Skytterstyre etter søknad fra arr. 
 
Pris på skytebok fastsettes også av Norges Skyttestyre etter søknad fra arr. 
Det kan ikke påregnes økning av disse kostnader, i forhold til foregående år, utover normal 
prisstigning. Rapport og regnskap forelegges Skytterstyret innen et halvt år etter at stevnet 
er avviklet. 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 
 



Sak 63/2009 DFS’ eventuelle deltakelse i NIF sitt 150 års jubileum 
 
I 2011 skal Norges Idrettsforbund feire 150-års jubileum. Det er i mars 2011 150 år siden 
”Centralforeningen for udbredelse av vaabenbrug og legemsøvelser” ble stiftet. Dette var 
forløperen både til DFS og det vi kjenner som Norges Idrettsforbund i dag.  (Da DFS ble 
opprettet i 1893, ble navnet endret til Centralforeningen for utbredelse av Idrett”, først i 1946 
ble dette Norges Idrettsforbund.).  
 
Fram til DFS sin stiftelse i 1893, besto skytterlagene utelukkende av skytterlag tilhørende 
Centralforeningen, med unntak av de som brøt ut som egne Folkevæbningssamlag fra 1881 
og som senere dannet grunnlaget for opprettelsen av DFS. Fra 1861 var Centralforeningen i 
første rekke bestående av skytterlag, og ordet ”legemsøvelser” var således perifert i forhold 
til ”vaabenbrug” i foreningen.   
 
Norges Idrettsforbund begynte allerede sommeren 2007 planleggingen av jubileet. De har 
nå egne personer som arbeider med jubleumsforberedelsene og ledes av 2. Visepresident 
Børre Rognlien. Administrasjonen vet at det arbeides med en jubileumsbok og en større 
markering av jubileet i mars 2011. 
 
Vedtak 
DFS vil ikke selv ta initiativ til deltakelse på NIF sitt 150 års jubileum, men avventer eventuell 
henvendelse fra NIF i forbindelse med jubileet. 

 
 
 
 

Sak 64/2009 Retningslinjer for frifondmidler 
 
Administrasjonen la fram foreløpige drøftinger angående konsekvenser ved at DFS søker 
overgang fra Frifond barn og unge til Frifond organisasjon fra og med 2010. Motivasjonen 
for en slik overgang er at DFS samlet sett sannsynligvis kan motta et betraktelig større beløp 
ved en overgang til Frifond organisasjon, enn hva ordningen med Frifond barn og unge 
bidrar med i dag. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre ga administrasjonen føringer for videre arbeid med tildelingskriterier av 
Frifond midler, og arbeider videre med et forslag i samarbeid med Landsrådet for Norges 
barne- og ungdomsorganisasjoner. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 65/2009 Budsjettforslag offentlige midler 2010 
 
Norges Skytterstyre drøftet budsjett for offentlige midler 2010 basert på foreslått bevilgning 
fra Regjeringen. 
 



Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre tar fremlagte forslag til budsjett for offentlige midler for 2010 til 
etterretning. Resultatet av drøftingene i Norges Skytterstyre innarbeides i endelig 
budsjettforslag for offentlige midler for 2010 som blir lagt fram til Norges Skytterstyres møte 
i desember 2009. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Sak 66/2009 Landsskytterstevnet 2012 
 
I møte 7. September 2009 ba styret om at saken vedrørende LS 2012 ble satt på sakslisten. 
Bakgrunn var bekymring for framdrift i arbeidet da Reguleringsplan for utbygging ikke ble 
vedtatt i september som planlagt. Reguleringsplan for skytebanen på Skjerve ble utsatt og 
først vedtatt 15. Oktober. Anleggsarbeidet er nå startet opp og det ble orientert om 
utfordringer og videre planer i framdriften. 
 
Vedtak 
Norges Skytterstyre tar til etterretning orientering om framdrift for planlegging av LS 2012. 
Vestlandets representant i Norges Skytterstyre vil sammen med administrasjonen følge opp 
framdriften i anleggsarbeidet på Skjerve. Ett av styremøtene i 2010 legges til Voss. 

 
 
 
 

Sak 67/2009 Justering av elektroniske skiver i forhold til faktisk banelengde 
 
Det finnes i dag en del baner som avviker avstandsmessig fra de eksakte skyteavstander som 
DFS opererer med på hhv 100, 200 og 300m. Normalt er dette mindre avvik som ligger 
innenfor 1 – 2 %, men det er også baner med langt større avvik enn som så.  

Fra skytterlag som eier baner med noe avvikende skyteavstander mottar administrasjonen 
fra tid til annen forespørsler om det er tillatt å kalibrere om skiven slik at skivestørrelsen 
justeres opp eller ned for å være tilpasset den eksakte skyteavstand. Regelverket vårt 
mangler pr i dag en konkret avklaring rundt dette. Administrasjonen har så lenge denne 
uklarhet har foreligget ikke tillatt slik kalibrering. Det er samtidig kjent at noen skytterlag har 
foretatt nettopp slike tilpassinger.  

 
Administrasjonens drøfting:  
Med de muligheter som nå ligger i de elektroniske skivesystemene er det klare muligheter 
for å gjøre skytebanene rundt om tilnærmet like vanskelige uavhengig av om de reelt sett er 
for lange, eller for korte. Gjennom dette blir også resultatene mer sammenliknbare fra bane 
til bane, og man slipper i så stor grad spekulasjoner fra skyttere som prioriterer ”de lette 
banene” framfor de noe tyngre. Helt bort fra dette kommer man imidlertid ikke, for det vil 
være forskjeller i vanskelighetsgrad om man sammenlikner en 200m bane med en 300m. I 
tillegg vil variable lokale forhold knyttet til vind, sol, kulebanehøyde, mirage osv bidra til 
forskjeller baner i mellom.  



Administrasjonen kan ikke finne noen klar motivering for å endre konfigurasjonen/ 
skaleringen på elektronikk i forhold til faktisk avstand. Banenes vanskelighetsgrad varierer 
mange steder, selv med lik avstand. Uansett vil den enkelte bane gi riktige sportslige forhold 
i en konkurranse. Regulering av Nationens landsskyting foretas separat og skaper ikke 
nevneverdige problemer. Hvor lenge denne skytingen vil leve videre er også etter hva vi 
registrerer noe usikker.  

Geværutvalget drøftet noen forhold rundt kalibrering av skiver uformelt i sitt siste møte. 
Utvalget utrykte bekymring for at lagene ikke klarer å kalibrere anlegget tilbake slik at alle 
skyter på samme skivestørrelsen, eksempelvis etter et utlån av monitorer til et 
naboskytterlag. De to største aktørene i det norske markedet opplyser at det er rimelig 
utenkelig at slike feil kan skje utilsiktet. Megalink AS er helt klare på at i deres systemer så er 
det i så fall snakk om bevisst juks/forglemmelse. Når det gjelder KME AS så er de litt vagere. 
Her defineres skyteavstanden av leverandøren i den soft ware som levers til anlegget. Ved å 
kjøre en oppdatering (slik man iht. brukermanualen skal gjøre etter et utlån), ”nullstilles” alle 
skiver. KME gir samtidig ingen 100 % garanti for at feil ikke kan forekomme om man unnlater 
å oppgradere.   

Gjennom et reglement som ikke tillater kalibrering av skiven opp mot en reell skyteavstand 
unngår man at skytterlag spekulerer i avstanden, og trekker skivene eksempelvis helt inn til 
150m. Nå er dette nødvendigvis ikke en ulempe verken økonomisk eller anleggsmessig om 
det viser seg at man finner et godt egnet skytebaneområde, men at det her viser seg å være 
begrensninger i avstanden. Samtidig så vil dette gi et langt mindre enhetlig 
skytebanekonsept i organisasjonen. Aksepterer man avvik må det her defineres hva som 
makimalt tillates, eksempelvis inntil 10 %. Sett opp mot Forsvarets behov og hva de benytter 
som stridssikteavstand, så er det definert til 200m. Dvs. at Forsvarets personell som skyter 
seg inn på våre 200m baner reiser derfra med et våpen innskutt iht. Forsvarets standard og 
krav.  

Administrasjonen anser det riktig å holde fast ved en mest mulig eksakt skyteavstand på 
200/300m på organisasjonens baner. Dette ikke minst for å forebygge at lag bygger baner 
som er vesentlig kortere enn dagens. Kalibrering av skiver slik at de tilpasses den reelle 
skyteavstand bør derfor ikke tillates. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Skytterboka gis flg. tilleggspunkt: 
 
9.212 Tilpassing av skivestørrelsen i forhold til skyteavstand  
Godkjente elektroniske skiver for baneskyting på 100, 200 og 300m i DFS skal ha standard 
dimensjoner som følger regelverket for manuelle skiver. Skivene skal nyttes uavhengig av 
om banen har eksakt skyteavstand eller ikke. 
 
Hans O. Kveli fremmet følgende forslag: 
Saken utsettes, og det innhentes ytterligere opplysninger om de ulike skivesystemenes 
muligheter for kalibrering. 
 
 
Vedtak 
Saken utsettes, og det innhentes ytterligere opplysninger om de ulike skivesystemenes 
muligheter for kalibrering.    

 
 



Sak 68/2009 Instruks for IT-kontakt 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Instruks for IT-kontakt(er) i samlagene 
Hovedoppgaver: 
 

- Innenfor arbeidsoppgavene til it-kontakten er målet å heve skytterlagenes 
kompetanse slik at de på kort sikt er selvhjulpne for å gjennomføre ett skytterstevne 
tilfredsstillende, samt drive skytterlaget etter dagens it-krav fra DFS. 

- På lengre sikt gå ned i dybden innenfor bestemte fagfelt, slik at alle stevner i DFS 
holder en meget høy standard som gir den ønskede markedsføringseffekt.  

- Være bindeledd mellom Skytterkontoret og skytterlagene. 
- Kontinuerlig oppfølging av skytterlagene i den daglige drift. 

 
Retningslinjer for IT-kontakt(er): 

1. IT-kontakten velges av samlagets ombudsmøte og settes inn i en valgordning i likhet 
med de øvrige tillitsvalgte. Alternativt kan samlagsstyret be om ombudsmøtets 
fullmakt til selv å utnevne denne. Hvorvidt vedkommende velges blant en av 
samlagsstyrets medlemmer eller ikke avgjøres av det enkelte samlag. 

 
2. Samarbeidsformen overfor styret – herunder evt. møterett/møteplikt i styremøter må 

reguleres av det enkelte samlag. 
 

3. IT-kontakten er på vegne av samlaget ansvarlig for kontakt til Skytterkontorets IT-
avdeling med hensyn til IT kursvirksomhet, og evt. personellstøtte til gjennomføring 
av samlinger/kurs – herunder støtte til planlegging. Kurs koordineres med 
utdanningskontakten. 

 
4. IT-kontakten må være oppdatert på DFS sine it-løsninger i organisasjonen: 

Med oppdatert menes å kjenne til grunnleggende funksjonalitet i løsningene som 
beskrevet under: 

- DFS administrasjonsprogram 
- Resultatprogram som benyttes i DFS 
- Gjennomføring av stevner med live visning på web/arena 
- Elektroniske skiver 
- Hjemmesideløsninger som selges av DFS 
- Epost-løsninger solgt av Skytterkontoret 
- DFS Tillitsnett 

 
IT-kontakt skal kunne yte 1. Linje support på løsningene som nevnt over, eller kunne vite 
hvor man får slik support og henvise henvendelser til riktig sted. Enkle kurs bør også kunne 
avholdes. 
 

5. IT-kontakt skal ha en oversikt over ressurs personer på de ulike fagfeltene i eget 
samlag som kan kontaktes ved behov. 
 

6. IT-kontakt skal ha en oversikt over hva som brukes av IT-verktøy i lagene, samt i hvor 
stor grad disse verktøyene blir benyttet. 

 
7. Samlaget vurderer om IT-kontakten skal ha tilgang til brukernavn/passord for de til 

enhver tid gjeldende IT løsninger fra DFS (som for eksempel 
hjemmesider/epost/tillitsnett) i forbindelse med support av dette. 



 
8. IT-kontakt skal være rådgiver for skytterlagene i forbindelse med 

samlagsstevnet/landsdelskretsstevnet med tanke på vedlikeholdsprotokoll og 
versjonskontroll av software for stevnestyring og resultatprogram. 

 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 

Meldingssaker 

 
1. Tertialregnskap pr 31/8 2009 
2. Henvendelse til skytterlagene vedr. Forsvarets bruk av lagenes baner 
3. Momskompensasjon for 2008 
4. Ny våpenforskrift/retningslinjer fra POD 
5. Kostnadsfordeling på post 13 i budsjett for off. midler 
6. Brev fra Rælingen skytterlag vedrørende Nordisk mesterskap 

 
 
 



 
 
 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
Norges Skytterstyre 

 

MØTEREFERAT 12.-13. DESEMBER HOLMENKOLLEN  
PARK HOTELL 

 
MØTE INNKALT AV Kurt Arne Berglund, Generalsekretær 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER Hans O. Kveli, President  
FRA NORGES 
SKYTTERSTYRE 

Hans O. Kveli, Sindre Undseth, Jarle Tvinnereim, 
Janne Kornbrekke, Jon G. Hofstad, Henning Ivarrud, 
Morten Bjærknes og Kristin Lund 

FRA ADMINISTRASJONEN Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
Tor Laugen var til stede i forbindelse med budsjettsak 
for 2010. Tor Idar Aune (Nordic Arena) var til stede i 
forbindelse med fremleggelse av sponsorrapport jfr. 
Vedlegg 5 

 
Sak 69/2009 Skyteboka LS 2010 
 
Arrangørene i Elverum har søkt om godkjenning av pris på skyteboka og campingavgift til 
Landsskytterstevnet 2010. 
 
Vedtak 
Norges Skytterstyre vedtar følgende satser for skyteboka på Landsskytterstevnet 2010:  
 
    KL. 1-5, AG3, V55, V65, V73 Jr/ER/Rekr. 
 
Arrangement   kr. 415 (ikke AG3)  kr. 285 
Premieinnskudd bane kr. 160    kr. 160 
Premieinnskudd felt  kr. 170    kr. 170 
Premieinnskudd Stang kr.   85    kr.  (85) Jr. 
Premieinnskudd felth. kr.   80    kr.  (80) Jr. 
Premieinnskudd minnesk. kr.   25    kr.   25 
  
Sum skytebok   kr. 935    kr. 640 (805) Jr. 
 
Ved påmelding  kr. 415    kr. 285 
Ved innløsning av Sk.bok kr. 520    kr. 355 (520) Jr. 
 
Deltakere i klasse AG3 betaler ikke arrangementsavgift på LS. 
DFS betaler kompensasjon tilsvarende arrangementsavgiften til arrangør av LS 2010 for 
deltakerne i klasse AG3 som kun deltar i mil NM. 



Premieinnskudd for ikke skutte øvelser refunderes fra arrangøren til skytterlagene som et 
ordinært premieoppgjør etter landsskytterstevnets slutt.  
 
Kompensasjon for gavepremier fra DFS:      kr. 80 
Kompensasjon til DFS for ikke innløste skytebøker:  Senior/veteran kr. 85 
                Rekruttklassene kr. 50 
 
Skytterkontoret produserer og trykker deltakeravis med troféoversikt som kompenseres 
fra arrangør med kroner 10 per påmeldte deltaker.    
 
Ved etteranmelding til ca. tre uker før stevnestart betales et tilleggsgebyr på kroner 600 
for seniorklassene og kroner 200 for rekrutteringsklassene.  
 
Campingavgiften på Landsskytterstevnet 2010 settes til kroner 1100 for campingvogn og 
kroner 700 for telt. Pris for strøm for campingvogn eller telt blir satt til kroner 400. 
 

 
 
 

Sak 70/2009 Plan for gjennomføring av dopingkontroller 
 
I sak 50/2009 ble omfang og hvordan dopingkontrollene i DFS skulle gjennomføres drøftet. 
Bakgrunn var vedtaket fra Skyttertinget 2008 om at kontrollene skulle foretas av en 
uavhengig instans utenfor Skytterkontoret. Samtidig ble det gjort vedtak i sak 50, om at 
man skulle komme tilbake med forslag til omfanget av dopingkontroller i 2010 med 
budsjettkonsekvenser på et senere styremøte.  
 
Drøfting: 
Administrasjonen har etter innspill fra Antidoping Norge drøftet muligheten for en avtale 
hvor de overtar ansvaret for dopingkontrollene fra 2010. Tidligere møter med Antidoping 
Norge gjorde at administrasjonen fant det vanskelig å inngå et slikt samarbeid. Dette på 
grunn av at blant annet kostnaden med å la Antidoping Norge utføre kontrollene ble for 
høye.  
 
Administrasjonen har i høst gjennomført to møter med Antidoping Norge. Det anbefales 
nå å inngå en avtale for 3 år gjeldende fra 2010. Ved å inngå en avtale med Antidoping 
Norge vil antidopingarbeidet i DFS få styrket troverdighet, og vi vil få en avtalepartner som 
er profesjonell i gjennomføring og oppfølging av kontroller.  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre gir administrasjonen fullmakt til å inngå en avtale på 3 år med 
Antidoping Norge, for gjennomføring av dopingkontrollene i DFS gjeldende fra 2010. Det 
ble gitt føringer for hvor mange kontroller som skal foretas i 2010. 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 



Sak 71/2009 
Forslag om innføring av Åpen klasse for skyttere med mindre 
funksjonshemminger og for skyttere i klasse 3-5 som benytter forbudte 
medikamenter 

 
Norges Skytterstyre fattet i sak 31/09 følgende vedtak: 
"Som følge av sak 30/09 angående innføring av det nye Doping- og straffebestemmelser, 
hvor det foreslås for Skyttertinget 2009 at det ikke kan gis dispensasjon for bruk av 
betablokker for skyttere kvalifisert for klasse 3-5, gis Rådgivende utvalg følgende oppdrag: 
Utvalget skal drøfte om det bør legges opp til et konkurransetilbud for skyttere i DFS som 
er tvunget til å benytte betablokkere, og som tilhører klasse 3-5 og ikke har fylt 55 år. Hvis 
utvalget konkluderer med at et slikt tilbud bør gis, skal det videre gis råd om hvordan et 
slikt konkurransetilbud bør være”.  
 
Drøfting:  
Rådgivende utvalg har nå fullført sitt arbeid og framlagt sin innstilling. Administrasjonen 
bygger i denne saken sin drøfting på utvalgets innstilling, og på den utredning som ble 
forelagt Skyttertinget i sak 6/2009. Det er vår oppfatning at saken gjennom disse to 
behandlinger er godt og tilstrekkelig drøftet. Argumentasjoner og drøftinger beskrevet i 
de to nevnte dokumenter vil ikke bli gjentatt i denne utredning.  
 
Ut fra de alternative forslag som Rådgivende utvalg fremmer som inneholder integrering, 
anser administrasjonen forslaget om innføring av en Fri klasse i DFS som det beste. Dette 
er også det alternativet utvalget anbefaler. Benevnelsen Fri klasse foreslås av 
administrasjonen endret til Åpen klasse. Den påfølgende drøfting er et supplement til 
utvalgets utredning og innstilling.  
 
Det finnes i DFS sin medlemsmasse et visst antall, som enten har sykdommer eller 
funksjonshemminger, og som gjør at de ikke kan konkurrere etter dagens regelverk på en 
lovlig måte. Når det gjelder doping så viser tall fra Folkehelseinstituttet og Statens 
Legemiddelverk at som et snitt kan dette gjelde for 1 – 2 % av våre skyttere. Av 2000 
skyttere i klasse 3 – 5 på LS vil det si ca 30 skyttere.  
 
Rådgivende utvalg har bemerket at DFS ikke har vært særlig flink til å tilrettelegge for 
funksjonshemmede utøvere. En åpen klasse vil her kunne åpne for en bedre tilrettelegging 
for denne gruppen mennesker. Særlig gjelder dette rundt på bygdene der fritidstilbudet 
kan være begrenset, og hvor mange skytterlag har egnede anlegg. Selv om dette ikke er 
utøvere som normalt faller innenfor Formålsparagrafens rammer, er tilrettelegging for 
funksjonshemmede ideelt riktig og et samfunnskrav i alminnelighet. Det kan her trekkes 
en parallell til betingelsene for tildeling av spillemidler fra det offentlige, noe mange 
skytterlag har benyttet seg av, der det kreves bygningsmessig tilrettelegging for 
handikappede.  
 
Et mål, men samtidig en stor utfordring, vil det være å skape betingelser slik at skyttere i 
denne klassen føler seg ivaretatt og inkludert fullverdig. Det holder ikke med et tilbud, 
dette tilbudet må samtidig være så godt at det appellerer i stor nok grad. Et fast 
skyteprogram som er gjenkjennbart og overkommelig med rangerte lister og premiering vil 
bidra til klasseidentitet. Nå skal det ikke være noe mål om at denne klassen skal være stor, 
men noen flere skyttere ved vanlige stevner vil bidra til økt tilhørighet og aksept. 
Eksempelvis vil dagens klasse 2 program på 2/300m være et skyteprogram som gir mer 



”slingringsmonn” for inkludering til klassen. Kun knestående og liggende skyting vil med 
noen tilleggsbestemmelser kunne gjøre det mulig for en del skyttere i rullestol og med 
andre med funksjonshemminger å delta. Funksjonshemmede skyttere som bare er i stand 
til å skyte liggende vil når de rykker opp fra klasse 1være en utfordring. Et slikt program vil 
samtidig være adskilt fra mesterskapet, og på den måten vil det ikke kunne trekkes 
sammenlikninger. Administrasjonen støtter på dette området ikke Rådgivende utvalg sin 
innstilling om at skyttere i Åpen klasse selv kan velge et program som passer.   
 
En løsning som foreslått ovenfor vil også kunne omfatte skyttere i klasse V55 som benytter 
forbudte medikamenter. Klasse V55 er i dag en stor og populær klasse, noe som indikerer 
at reglene for denne klassen fungerer bra. Samtidig er det røster som ønsker at klasse V55 
heller ikke skal omfattes av skyttere som benytter forbudte medikamentene. Slike 
argumentasjoner vil komme opp hyppigere om programmet som skytes blir identisk 
mellom klasse V55 og Åpen klasse. Administrasjonen har i denne omgang ikke vurdert 
endringer i reglene for klasse V55.  
 
Når det gjelder skyttere i de øvrige klasser mener administrasjonen at skyttere som skyter 
bare liggende vil ha minimale fordeler av å benytte forbudte medikamenter. Fordelene 
øker med vanskelighetsgraden av skyteprogrammet. Derfor bør reglene for dagens klasse 
V65 og V73 være uforandret. Det samme gjelder for klasse 1 og 2. 
 
Det er kjent at det finnes skyttere i ungdomsklassene som benytter forbudte 
medikamenter, men dette anses å være et fåtall sporadiske enkelttilfeller. DFSU ble i 
utvalgsmøte i november 2009 forespurt om deres syn på om ungdomsklassene skal 
omfattes av dopingreglene eller ikke. Utvalget var på dette området enstemmig i sitt syn 
om at alle ungdomsklassene skal være unntatt. Dette som et ledd i en inkluderende barne- 
og ungdomsprofil. Funksjonshemmede juniorer deltar i Åpen klasse.  
 
Skyttere som blir friske/ikke lenger går på forbudte medikamenter går tilbake til den 
klassen de deltok i før medisineringen. Slike overganger kan skje i løpet av kalenderåret.  
 
Rådgivende utvalg har også sett på en løsning der skyttere som må benytte forbudte 
medikamenter i klasse 3 – 5 skyter i sin klasse, men de skyter da kun innledende skytinger. 
Administrasjonen ser det enkle i en slik løsning, men ser samtidig mulighetene i en Åpen 
klasse, som kan inkludere visse grupper funksjonshemminger.   
 
Når det gjelder tidspunkt for innføring av Åpen klasse mener administrasjonen at 
Skyttertingets vedtak i sak 6/2009 er bindende. Dette slik at saken må bringes inn for 
Skyttertinget i 2010, og at klassen av den grunn først kan tre i kraft med virkning fra 2011.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende innstilling til 
Skyttertinget 2010: 
 
Det opprettes med virkning fra 1. Januar 2011 en Åpen klasse i DFS. Norges Skytterstyre 
gis fullmakt til å utarbeide supplerende regler for klassen innenfor flg. rammer:   

1) Klassen omfatter: 
a. skyttere klasseført i klasse 3 – 5 som benytter forbudte medikamenter i 

henhold til WADA sin dopingliste. 
b. skyttere fra og med Juniorklassen med funksjonshemminger, som gjør at de 



ikke kan delta innenfor DFS sitt alminnelige reglement. Søknader som 
gjelder funksjonshemming skal godkjennes av Generalsekretæren.  

2) Skyttere som blir friske eller slutter med forbudte medikamenter går tilbake til den 
klassen de opprinnelig deltok i. Dette kan skje i løpet av sesongen.   

3) Klassen skyter dagens klasse 2 program uten mesterskap. Klassen betaler vanlig 
innskudd og premieres iht. DFS standard reglement for premiering. 

 
Norges Skytterstyre anbefaler Skyttertinget 2010 å gjøre følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag om innføring av Åpen klasse vedtas. Forslaget vedtatt med 7 
mot 1 stemme. Kveli, Tvinnereim, Undseth, Kornbrekke, Hofsted, Ivarrud og Lund stemte 
for, mens Bjærknes stemte mot. 
 
Kveli fremmet følgende tilleggsforslag under sak 71/2009: 
Norges Skytterstyre vedtar at ovennevnte Skyttertingsforslag om innføring av Åpen klasse 
gjøres som en prøveordning i 2010. 
 
 
Vedtak 
Kveli sitt forslag enstemmig vedtatt 

 
 
 

Sak 72/2009 Representasjon for Norges Skytterstyre 2010 
 

1) Kurs for nye tillitsvalgte i samlagene. 30. - 31. januar, Oslo 
 Hans O. Kveli, Morten Bjerknes  

 
2) Regionalt seminar,  6. - 7. februar, Tromsø  

 Henning Ivarrud   
 

3) NM i skifeltskyting  13.- 14. Mars. Nordfjord, Rand 
 Janne Kornbrekke  

 
4) Landsskytterstevnet i Elverum. 28.juli -7.august 

 Hele styret 
 

5) Nordisk mesterskap i bane-,felt,-og felthurtigskyting. Skøvde, Sverige 2.– 
5.september. 
 President, lagleder Jarle Tvinnereim, repr DFSU 

 
6) Norgescupavslutning 27- 29. aug Midt-Norge. Skytterlagene Kleive, Nesjestranda og 

Skåla, Elnesvågen. 
 Midt-Norges representant i styret 

 
7) Nordisk formannsmøte (i Norge) 15.- 16. oktober 

 President, generalsekretær 
 

8) Regionalt seminar Sør- og Vestlandet 6.-7. nov, Bergen 
 Janne Kornbrekke, Jarle Tvinnereim 



Styremedlemmer representerer DFS ved møter i Landsdeler/landsdelskretser/samlag etter 
kunngjøring på et foregående styremøte. Reiser utover dette må avklares kostnadsmessig 
med presidenten. 
 

 
 
 

Sak 73/2009 Avtale mellom Forsvaret og DFS vedrørende Forsvarets støtte til LS 2011-
2020 

 
Flaggkommandør Ketil Olsen, stabssjef i HVST, er gitt i oppdrag å videreføre arbeidet med 
avtalen på vegne av GIHV. Arbeidsutvalget har derved bestått av han, Magnus Bydal fra FD 
og Kurt Arne Berglund fra DFS. I deler av forhandlingene som gjelder vedleggene til 
avtalen, samt utarbeidelse av kravdokument til materiellet, har flere personer fra 
Forsvaret og DFS deltatt.  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre gir sin prinsipielle tilslutning til innhold i innledende hovedtekst i ny 
avtale vedrørende Forsvarets støtte til LS i perioden 2011 – 2020. Endelig tekst framlegges 
før underskrift, hvor føringer gitt av Skytterstyret ivaretas. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 

Sak 74/2009 Trofeer på Landsdelskretsstevner i baneskyting 
 
Skyttertinget 2009 gjorde vedtak om endring av premiering og regenttitler på 
Landsskytterstevnet, slik at begge kjønn ble likestilt med trofeer. Administrasjonen vil i 
tråd med vedtaket foreslå endring på landsdelskretsstevnenes banestevner. Det foreslås 
at det kun blir tildelt trofe til mesteren i klasse 3-5, samt trofe til beste mann/kvinne. 
Premiene til beste skytter under 21 år i klasse 3-5, beste skytter over 55 år i klasse 3-5, 
samt nummer 2 i mesterskapet utgår. En slik endring vil medføre en innsparing på knapt 
75 000 kroner i premiebudsjettet til DFS.  
 
Administrasjonen foretar nå på oppdrag fra Norges Skytterstyre en gjennomgang av alle 
premier og medaljer som blir utdelt fra DFS i løpet av året. Dette fordi utgiftene til 
premier og medaljer på DFS sitt budsjett har hatt en stor økning de senere år, og vil i 2009 
være ca. 1 million kroner. Når bevilgningene over Forsvarsbudsjettet ikke øker i takt med 
prisjusteringer ellers i samfunnet, er det nødvendig å foreta en kritisk gjennomgang av de 
midler som benyttes til blant annet denne budsjettposten.  I sak 74 gis innspill til videre 
framdrift i sakskomplekset som helhet. 
 
Drøfting 
Når det gjelder baneskytingen på Landsdelskretsstevner, mener administrasjonen at en 
endring som beskrevet ovenfor vil være et akseptabelt premienivå for det sentrale 



bidraget. I feltskyting er det kun en premie til landsdelskretsmesteren, og baneskytingen 
vil derfor likevel være noe favorisert med premie til hvert kjønn. I tillegg til disse premiene 
benyttes også et betydelig beløp til ekte mesterskapsstjerner fra DFS sitt budsjett på 
landsdelskretsstevner. Administrasjonen vurderer i sak 75 om disse også kan endres til en 
uekte variant.    
 
Administrasjonen mener generelt at dagens trofeordning på banestevnene vanskelig lar 
seg forsvare i trangere økonomiske tider. Når de ordningene vi har i dag ble innført, var 
sølvprisene betydelig lavere. Organisasjonen var heller ikke så sterkt presset økonomisk. 
Mange og nye påkrevde tiltak i organisasjonen gjør det nødvendig og ”løfte hver stein”, 
samt vurdere behovet for blant annet premieordningene.  
 
Generelt sett mener administrasjonen likevel at vi i størst mulig grad bør verne om 
Landsskytterstevnet. Det har imidlertid vært en sterk tradisjon i DFS for at vi stadig har 
utvidet allerede gode premieordninger som har medført økte kostnader. Administrasjonen 
mener således at Skytterstyret har startet en viktig prosess med en gjennomgang av 
premiesystemene, og at det her er viktig å avveie forholdet mellom gode tradisjoner og 
den nytte de utgjør for organisasjonen.   
 
Når det gjelder å kåre beste skytter under 21 år, så er det på Landsskytterstevnet slik at 
det er Aftenposten som er giver av premien der. Det samme gjelder Norma for beste 
skytter over 55 år i klasse 3-5. Dette er altså trofeer som ikke koster DFS penger på LS. 
Administrasjonen finner ikke god argumentasjon for at det skal være hensiktsmessig å 
forbruke nesten 75 000 kroner på landsdelskretsstevene til skyttere under 21 år og over 
55 år i klasse 3-5. Disse premiene bidrar neppe til noe mer enn det selvfølgelige i at det er 
svært hyggelig for de som får de tildelt. Trolig blir således ikke deltakelsen på stevnene 
påvirket av om disse fjernes. 
 
Brødrene Lohne A/S har gitt DFS 3 av de 9 trofeene som har vært benyttet som premie for 
beste skytter over 55 år i klasse 3-5. Dette har gjort at disse premiene har blitt gitt navnet 
Brødrene Lohnes premie for dette bidraget. Administrasjonen har drøftet med Lohne om 
han kan være villig til å fortsette samme ordning ved at premien til beste mann/kvinne 
som ikke blir landsdelskretsmester gis navnet Brødrene Lohnes premie. Lohne har 
bekreftet at han fortsatt ønsker å ha en avtale om å være giver til 3 av de 9 pokalene. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Fra og med 2010 endres de sentrale trofeer i klasse 3-5 på landsdelskretsstevner til 
følgende trofeer: 
 
Nummer 1 og landsdelskretsvinner tildeles DFS premie (20,4 centimeters sølvpremie) 
Hvis nummer 1 i mesterskapet er en mann tildeles beste kvinne Brødrene Lohnes premie 
(14,5 centimeters sølvpremie). Omvendt hvis en kvinne er nummer 1 tildeles beste mann 
Brødrene Lohnes premie. Endringer gjøres tilsvarende i Skytterbokas vedlegg 5 punkt 30. 
 
Hans O. Kveli fremmet følgende forslag: 
Fra og med 2010 endres de sentrale trofeer i klasse 3-5 på landsdelskretsstevner til 
følgende trofeer: 
 



 
 
 

Sak 75/2009 Premiering i DFS 
 
DFS bruker i 2009 drøyt 900 000 kroner årlig på premier og hedersbevisninger. Dette er et 
stort tall, og det har steget mye de siste årene, blant annet grunnet sterk vekst i 
råvarepriser. Norges Skytterstyre har bedt administrasjonen gå igjennom 
premiekostnadene, og se på muligheter for kutt. 
 
Potensialet for å gjøre store kutt i premiebudsjettet er store. Dette gjelder først og fremst 
hvis man går over til ”uekte” medaljer og merker, men selvsagt også hvis man kutter ut 
premier man har i dag. 
 
Det har vært innhentet priser på uekte medaljer og merker. Dette er priser gitt av 
Brødrene Lohne i Bergen, og er ikke bindende priser. Prisene gir likevel en indikasjon på 
hva som kan spares på å senke kvaliteten. Rundt regnet er prisene rundt halvparten av hva 
ekte medaljer koster. Det er også verd å merke seg at det kan være enda mer penger å 
hente dersom man hører med andre leverandører, og da kanskje spesielt om man 
produserer i Østen. Dersom vi skal bytte leverandør må det produseres nye stanser til alle 
medaljer og merker, da dette er Brødrene Lohnes eiendom i dag. Dette er en kostnad på 
6-7000 kroner pr medalje/merke. 
 
Med unntak av de endringer for Landsdelskretsstevner som er foreslått i sak 74/2009, er 
det ikke foreslått kutt i premier. Dette er selvsagt noe som Norges Skytterstyre kan 
vurdere. 
   
Det ble snakket med enkelte deltakere på skyteinstruktørkurs II på Dombås i november 
om dette temaet. Konklusjonen er ganske entydig. Alle, både toppskyttere, 
forhenværende toppskyttere og gjennomsnitts DFS-skyttere synes det premiesystemet vi 
har i DFS er bra, og de ønsker ikke å kutte ut noe, eller gå ned på kvaliteten. Når det er 
sagt, så var det forståelse for at utgiftene må kuttes. Det er også stor enighet om at 
premieringen på Landsskytterstevnet bør vernes i størst mulig grad, slik at eventuelle kutt 
i første rekke bør komme på andre områder.  
 
Vedtak 
 
DFS sine utgifter til premier, medaljer og stjerner skal reduseres betydelig. 
Administrasjonen gis i oppdrag å utarbeide konkrete forslag til neste møte, basert på 
føringer gitt av styret. 
 

 

Nummer 1 og landsdelskretsvinner tildeles DFS premie (20,4 centimeters sølvpremie) 
Det settes opp en egen premie til beste skytter under 21 år som erstatter dagens 
sølvpremie. Endringer gjøres tilsvarende i Skytterbokas vedlegg 5 punkt 30. 
 
 
Vedtak 
Hans O. Kveli sitt forslag enstemmig vedtatt 



Sak 76/2009 Budsjettforslag offentlige midler 2009 
 
Norges Skytterstyre vedtar følgende budsjett for offentlige midler for 2009: 
 

  

Budsjett 
2010 

Budsjett 
2009 Endring 

UTGIFTER 
    11 Administrasjon 
 

10 178 000 9 913 000 265 000 

     12 Arrangementer 
    12a Landsskytterstevnet 
 

2 335 000 1 780 000 555 000 
12b Nordisk Mesterskap 

 
330 000 410 000 -80 000 

12c Norgescup baneskyting 
 

75 000 75 000 0 
12d NM skifelt og skogsløp 

 
65 000 60 000 5 000 

Sum post 12 
 

2 805 000 2 325 000 480 000 

     13 Medaljer og premier 
 

600 000 753 000 -153 000 

     14 Driftstilskudd til lavere 
organisasjonsledd 2 604 000 2 603 000 1 000 

     15 Bidrag baner osv 
    15a Ordinære anleggsmidler 
 

4 040 000 5 320 000 -1 280 000 
15b Bidrag fra miljøpakka 

 
5 000 000 4 864 000 136 000 

Sum post 15 
 

9 040 000 10 184 000 -1 144 000 
16 Utdanning 

 
1 558 000 1 473 000   85 000 

     17 Rekruttering 
 

1 500 000 1 435 000 65 000 
 
 

    18 Felt- og skifeltskyting 
    18a Feltskyting 
 

371 000 442 000 -71 000 
18b Skifeltskyting 

 
235 000 250 000 -15 000 

Sum post 18 
 

606 000 692 000 -86 000 

     19 Ammunisjonsbidrag 
 

2 640 000 2 348 000 292 000 

     20 Markedsføring 
    20a Informasjon 
 

840 000 860 000 -20 000 
20b Driftstilskudd Norsk Skyttertidende 

 
0 0 0 

Sum post 20 
 

840 000 860 000 -20 000 

     Post 21 Nytt økonomisystem, 
    webportal og webshop 
 

200 000 200 000 0 

     Budsjettreserve 
   

0 

     Sum utgifter 
 

32 571 000 32 786 000 -215 000 

     Tilskudd fra FD 
 

31 200 000 31 200 000 0 
Andre tilskudd 

 
687 000 500 000 187 000 



Overføringer fra tidligere år 
 

684 000 1 086 000 -402 000 
Sum  

 
32 571 000 32 786 000 -215 000 

 
I tillegg besluttes å bruke kr 528.000 av private midler slik: 
HOVEDPOST Budsjett 2010 Budsjett 2009 Endring 
13 Medaljer, diplomer og premier 328 000 0 328 000 
17 Rekruttering 200 000 300 000 -100 000 
19 Ammunisjonsbidrag 0 247 000 -247 000 
Sum 528 000 547 000 -19 000 
 
Bruk av private midler på post 17 tas fra egenkapital med lovpålagte restriksjoner 
(rekrutteringsfremmende tiltak), mens bruk av private midler på post 13 tas fra fri 
egenkapital. 

 

 
 
 
 

Sak 77/2009 LS-utvalgets rapport 
 
LS-utvalget har lagt fram sin rapport med evaluering av LS-finalene 2009. 
Administrasjonen har gjennomgått utvalgets forslag til endringer foran neste års LS. 
 
I all hovedsak slutter administrasjonen seg til anbefalingene. Saksbehandlingsmessig 
velger administrasjonen å ta ut noen prinsipielle forslag fra LS-utvalget, som Skytterstyret 
får forelagt som egne saker i senere møter. 
 
Dette gjelder: 
 

1) Forslag om innføring av lagskyting på LS. Administrasjonen støtter forslaget, og 
foreslår at Skytterstyret legger saken fram for Skyttertinget 2010 som prøveordning 
arrangert i 2010. 
 

2) Forslag om åpen skjerm for skytter ved gjennomføring av 10-skudd finaleomgang 
på de to stevner i Norgescupen hvor det skytes avsluttende finaleomgang. 
Administrasjonen støtter forslaget, og sender forslaget over til NC-komiteen for 
uttalelse før administrasjonen fremmer saken til vedtak i Skytterstyret. 
 
 

3) Forslag om at Margrethekjeden utgår fra LS-programmet, og overføres til 
Norgescupens første runde fra 2011. Administrasjonen støtter forslaget og sender 
saken over til Oslo skyttersamlag som administrerer Margrethekjeden i Norge. 
Vedtak om en eventuell flytting gjøres av Skytterstyret i løpet av 2010. 
 

4) Forslag om å gjøre tiltak i Stangskytingen for at skyttere med AG-3 ikke skal rekke å 
skyte så mange skudd. Utvalget foreslår at de må gjøre en eller flere fullstendige 
omladninger. Administrasjonen støtter ikke forslaget, men vil komme tilbake til 
Skytterstyret i en egen sak om sportslige tiltak for Stangfinalen på LS. 

 
 



Administrasjonen vil ikke gjenta LS-utvalgets argumentasjon hvor de er enig i 
konklusjonene. 
 
Når det gjelder tidspunkt for avholdelse av kongelaget, er det oppnådd enighet mellom 
DFS og NRK om at denne skal være klokken 18.00 på torsdag. Administrasjonen er også 
enig i de endringer som utvalget foreslår som innspill til endret tidstabell. Det samme 
gjelder at samlagsskytingen for klasse 1 – 5 går tilbake til tradisjonell gjennomføring og 
avholdes tirsdag kveld. 
 
Administrasjonen ser ingen prinsipielle betenkeligheter ved at det foretas en mild form for 
seeding på onsdag, slik at alle de antatt beste skytterne skyter innenfor NRK sin sendetid. 
 
Administrasjonen støtter opp om forslaget med å flytte samlagsskytingen til tirsdag i 
sammenheng med en eventuell innføring av lagskyting på fredag ettermiddag. Det vil 
antakelig bli god stemning på arenaen, da LS er på sitt største når det gjelder publikum på 
dette tidspunkt.     
 
Administrasjonen ser det som et godt grep som LS-utvalget ønsker å gjøre ved 
gjennomføring av Stangfinalen, ved at de fem siste skyttere går fram en og en på hold 2. 
 
Administrasjonen har stor forståelse for NRK sitt innspill om å fjerne bakveggen for å få 
bedre publikumsbilder bak skytteren. Det har imidlertid prinsipielle sider som må vurderes 
videre. En kostnad på 150 000 kroner som Elverum skisserer er et veldig stort beløp for å 
tilfredsstille NRK om at skytteren skal ha publikum bak seg når han/hun skyter. I 
samarbeid med NRK kan det for framtid vurderes andre løsninger som ikke er så 
kostnadskrevende.  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre har gjennomgått LS-utvalgets fremlagte rapport og vedtar følgende 
gjeldende for Landsskytterstevnet 2010: 
 

1) Kongelaget og prinsesselaget gjennomføres etter samme metode som under LS 
2009. 

2) Det gjennomføres en mild seeding i klasse 5 i baneskyting. Alle skyttere som var 
blant de 100 beste i Norgescupen 2009, samt alle som oppnår poeng den første 
Norgescuphelgen 2010, og alle tidligere Skytterkonger, Skytterprinsesser og 
Skytterprinser, skal ha skytetid fra klokken 10.00 eller senere på onsdag i 
stevneuka. 

3) Samlagsskytingen på landsskytterstevnet arrangeres tirsdag kveld, hvor 
gjennomføringen foregår på tradisjonell metode. Skytterne rangeres etter hver 
etappe.  

4) Under Stangfinalen vil de fem siste skytterne på hold 2 gå fram en og en på 
standplass. Når skive 5 er ferdigskutt, tas skive 4 fram på standplass osv. 

          
Norges Skytterstyre ber administrasjonen å komme tilbake med konkrete forslag etter LS-
utvalgets anbefalinger angående følgende tema: 
 

1) Forslag om innføring av lagskyting på LS. 



 
 
 

Sak 78/2009 Søknad fra Rælingen skytterlag vedrørende inndekning av underskudd i 
forbindelse med arrangement av Nordisk mesterskap 2009 

 
Rælingen skytterlag har i brev av 10.10.2009 søkt om dekning av underskudd etter Nordisk 
Mesterskap 2009.  Underskuddet er på kr 54.134,-.  Rælingen skytterlag har lagt fram 
oversikt over inntekter og kostnader som dokumentasjon av underskuddet. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Søknaden fra Rælingen skytterlag innvilges. Skytterlaget utbetales kr 54.134,- til dekning 
av underskudd etter Nordisk Mesterskap 2009. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 

Sak 79/2009 Norgeskomiteen, ny skytterrepresentant 
 
Det vises til ”Retningslinjer og regler for norgescupen i skyting” i vedlegg 3 i Skytterboka. 
Norgescupen administreres av en komité som er oppnevnt av Norges Skytterstyre.  
Komiteen består av 3 representanter (to representanter fra Skytterkontoret og en 
representant for de aktive skytterne). 
  
Den sittende representanten for de aktive skytterne, Liv Sollesnes fra Jondal skyttarlag, 
trekker seg pr 31.12.2009 etter drøyt 10 års funksjonstid. 
 
De aktive skytterne har valgt Knut Einar Bråthen fra Kongsberg skytterlag som ny 
representant.  Knut Einar Bråthen har på forespørsel sagt seg villig til å ta på seg dette 
vervet. 
 
 
 
 
 

2) Forslag om åpen skjerm for skytter ved gjennomføring av 10-skudd finaleomgang 
på to stevner i Norgescupen 2010. 

3) Forslag om at Margrethekjeden utgår fra LS-programmet. 
4) Forslag om å gjøre tiltak i Stangskytingen for at skyttere med AG-3 ikke skal rekke å 

skyte så mange skudd. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 



Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre oppnevner Knut Einar Bråthen fra Kongsberg skytterlag som 
skytternes representant i Norgescupkomiteen fra 1. januar 2010. 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 

Sak 80/2009 Forslag om godkjenning av andre diopter til Sauer 200 STR 
 
Løiten skytterlag har fremmet forslag om godkjenning av de samme toppmonterte 
dioptere som er godkjent for bruk på Sauer 200 STR i Sverige og Danmark, noe som i 
praksis vil si alle internasjonalt godkjente dioptere. De mest brukte diopterene er 
Anschütz og Hämmerli, men både Walter og Feiwerkbau m.fl. vil være aktuelle. 
 
Drøfting:  
Begrunnelsen for at forslagsstilleren ønsker flere dioptere er at de mener Busk-dioperet, 
som i praksis er eneste tillatte diopter på Sauer, er for unøyaktig, og da først og fremst 
finkneppinnsatsen. Hva som er bra og hva som er godt nok, er selvsagt et relativt begrep. 
Det er riktig at det finnes dioptere som overgår Busk i presisjon og nøyaktighet. Hämmerli 
er det diopteret som har rykte på seg for å være best. Dette koster opp mot 5000 kroner, 
mot Busks 1740 kroner. Gode Anschütz dioptere ligger litt under prisen av Hämmerli, men 
likevel over dobbel pris av Busk.  
 
Mens våre beste skyttere, som driver internasjonal skyting, har større krav til presisjon og 
finjusteringer, er inntrykket at de fleste av DFS-skyttere er godt fornøyd med de 
siktemidlene de har til rådighet i dag. Enkelte vil kanskje hevde at dette er fordi de ikke 
vet bedre, men det er vanskelig å motstride at Busk-diopteret er et meget godt all-round 
sikte. Det fungerer godt til både bane, felt og 15 meter, noe som bør veie tungt. De beste 
internasjonale dioptere har knepp som er enda ”finere” enn finkneppinnsatsen til Busk. 
Dette gjør disse uegnet for feltskyting, noe som i så fall fremtvinger at utøverne må ha to 
forskjellige diopter om de ønsker å utøve begge grenene. Dette vil skape unødig 
utstyrshysteri, og er en utvikling vi ikke ønsker i DFS. Det vil trolig også slå negativt ut på 
deltakelsen i feltskyting. 
 
Et annet moment i denne saken er instruktørenes arbeid. Selv om enkelte av de luft- og 
kaliber .22 våpnene som er godkjent i DFS har andre diopter enn Busk, så er det et stort 
flertall av instruksjonsvåpnene som har Busk. Dette gjør det enklere å lære nye skyttere å 
justere siktemidlene, både med tanke på hvor mye treffbildet forandrer seg, men også 
hvilke retninger man skal skru. De fleste andre dioptere enn Busk har nemlig motsatt 
sideskrue.  
 
Konklusjon: 
De som vil ha nytte av en slik regelendring vil i første rekke være miniatyrskytterne, som 
dermed kan benytte samme diopter på sin Sauer som på sitt luft/miniatyrgevær. 
Regelendringen for den ”vanlige” DFS-skytteren vil først og fremst gi økt kjøpepress. Uten 
at det er gjort store spørreundersøkelser om saken, så virker det som om det er stor 



tilfredshet med Busk-diopteret, og alt tyder på at det er ”godt nok” for vårt bruk. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Dagens regelverk for siktemidler for bruk til Sauer 200 STR opprettholdes. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 

Sak 81/2009 Retningslinjer for Frifondmidler 
 
Frifond ble etablert i 2000. Bakgrunnen var St.meld. nr. 27 (1996 – 97) Om statens forhold 
til frivillige organisasjoner og St.meld. nr. 44 (1997 – 98)  
 
I Kultur- og kirkedepartementets brev av 15.3.2007 «Tilskudd 2007 til Frifond – 
statstilskudd og spillemidler» heter det: 
«Formålet med tilskuddet er å bedre rammebetingelsene for frivillige organisasjoners og 
gruppers medlemsbaserte virke på lokalt nivå. Intensjonen er videre at tilskuddet skal nå 
ut til et bredt spekter av organisasjoner og grupper med ulike formål og 
aktivitetsgrunnlag».  
 
Det er Landsrådet for Norges barne- og ungdomsorganisasjoner, Norsk teaterråd og Norsk 
musikkråd som forvalter Frifond på vegne av Kultur- og kirkedepartementet 
 
DFS sine skytterlag har i disse årene som har gått vært sortert under Frifond barn og unge. 
Fra dette fondet har det vært anledning til å søke om inntil kr 25 000 årlig til 
rekrutteringsfremmende tiltak. Dette gjelder for skyttere til og med 25 år. DFS tok ut 2,4 
mill. fra Frifond barn og unge, av et totalbudsjett på 10 mill. i 2008. Disse midlene gikk 
hovedsakelig til innkjøp/investering av nye lagsvåpen.  
 
Frifond etterspurte et møte med DFS for å fastsette en tidsfrist i 2009, for skytterlagenes 
søknader om Frifondmidler. Dette på grunn av kontroll og budsjettering av 
Frifondmidlene. Status for 2009 ble at ca 220 skytterlag søkte Frifond barn og unge om 
midler. Noe som, om alle søkte om 25 000kr, utgjør søknader på samlet 5,5millioner kr. 
 
DFS hadde møte med Frifond hvor de ønsket at DFS fra og med 2010 skal flyttes fra 
Frifond barn og unge, til Frifond for organisasjon.  
 
Frifond organisasjon har i 2009 et budsjett på kr 90 mill. Hvis DFS skal flyttes fra 
budsjettposten barn og unge til organisasjon, må DFS selv administrere ordningen med 
begrensning til 5 % administrasjonskostnader av totalbeløpet.  
 
DFS som organisasjon søker årlig Frifond om støtte på grunnlag av medlemstallene fra 
siste årsmelding, og antall skytterlag vi hadde i samme periode. 
 
Ingen organisasjon kan få mer enn 8,5 % av totalbeløpet i Frifond organisasjon. Midler 

http://www.regjeringen.no/nb/dep/kkd/dok/regpubl/stmeld/19971998/Stmeld-nr-44-1997-98-.html�


tildeles på bakgrunn av medlemsstørrelse og antall lag. DFS ville her i 2009 antakelig fått 
kr 5-6 mill. Altså et betydelig større beløp enn hva skytterlagene i dag kan hente ut av 
midler. 
 
Landsrådet for barne- og ungdomsorganisasjoner, LNU, anbefaler at DFS gir tilskudd til 
skytterlagene som prosjekt-, aktivitets- eller generell driftsstøtte på grunnlag av søknad. 
 
DFS kan også gi tilskudd til skytterlagene:  
 Som generell grunnstøtte 
 Basert på antall medlemmer. 

 
 
DFSU konkluderte i sak 07/2009 med at de anbefalte Norges Skytterstyre med å søke 
overgang til Frifond Organisasjon.  
Etter den tid har ei arbeidsgruppe i DFSU jobbet med retningslinjer for tildeling av midlene 
fra DFS, og DFSU behandlet saken på nytt i sak 13/2009. 
 
Administrasjonens drøfting: 
En overgang til Frifond organisasjon vil høyst sannsynlig gi et betraktelig større beløp å 
fordele i organisasjonen enn hva skytterlagene har fått igjennom Frifond barn og unge. 
Det er ikke utenkelig at vi her snakker om godt og vel en dobling av pengestøtten i forhold 
til tidligere ordning. Ved en overgang forplikter DFS seg til en del ting ovenfor Frifond.  
 
For det første blir det DFS sentralt som søker om midler. Dette gjøres på grunnlag av antall 
medlemmer vi har totalt opp til og med 25år, og antall lokallag vi har. Dvs. antall 
skytterlag. Dette gjøres til Frifond innen 15. april hvert år. Vi vil så få et tilsagn på hvor 
mye midler som tilfaller oss. Dette skjedde i 2009 ikke før i juni. Dette fører slik sett til at 
skytterlagene ikke vil få utbetalt midler før 2.halvår i søknadsåret. For øvrig på lik linje 
med det som skjedde i år. Videre blir det opp til DFS å administrere ordningen. Vi må 
annonsere ordningen overfor våre skytterlag. Av midlene DFS sentralt får fra Frifond kan 
maksimum 5 % brukes til administrasjon av ordningen. Noe også bør gjøre pga den økte 
arbeidsmengden administrasjonen blir pålagt igjennom ordningen. 
 
Det er også opp til DFS å lage retningslinjer for tildeling av midlene. Disse reglene kan ikke 
fravike de reglene Frifond har for slik tildeling. I kriterier for sentralleddenes forvaltning og 
viderefordeling av innvilget støtt står det følgende: 
 
Når et sentralledd har mottatt tilskudd fra Frifond Organisasjon, skal mottakerorganisasjonen 
fordele midlene videre til sine lokallag uten unødig opphold. 

LNU anbefaler at tilskudd gis til lokallag 

 som prosjekt-, aktivitets- eller generell driftsstøtte på grunnlag av søknad  
 som oppstartsstøtte  
 
Sentralleddene kan også gi tilskudd til lokallag 

 som generell grunnstøtte  
 basert på antall medlemmer 
 



Sentralleddene kan ikke gi støtte til krets-, fylkes- eller regionledd. Unntatt fra dette er 
krets-, fylkes- eller regionledd som fungerer som lokallag 

Dette må sies å være svært åpne retningslinjer. Med andre ord står DFS som organisasjon 
rimelig fritt til å definere egne kriterier. Det er kanskje derfor viktig at vi tar stilling til hva 
vi bør gi støtte til, og hva som bør prioriteres. 
 
Administrasjonen mener her at vi bør prioritere aktivitetsfremmende investeringer høyt. 
Dette kan for eksempel være penger til kjøp av lagsvåpen, skyttejakker og lignende. 
Videre må det påpekes at vi pr i dag gir skytterlagene flere slike tilskudd som utløses av 
direkte aktivitet i skytterlagene, som for eksempel: skyteskolebidrag, bidrag for 
Landskonkurransen i skoleskyting, bidrag i forbindelse med valgfag i skolen, og sågar de 
generelle bidragene lagene får. 
 
Dette er bidrag det er mulig å innarbeide i Frifond ordningen for å kunne frigjøre 
offentlige midler til andre tiltrengte formål. I retningslinjene som er for Frifond 
organisasjon fremgår det at antall medlemmer telles de som frivillig har meldt seg inn i 
laget, og betalt en kontingent på minst 50 kr. Det står også:” Dette kravet gjøres gjeldende 
overfor den enkelte organisasjon første grunnlagsåret etter organisasjonens første 
ordinære landsmøte etter at disse retningslinjene trer i kraft.” 
 
Administrasjonen har hatt kontakt med LNU for å spørre om DFS også kan behandles etter 
unntaket for kommende år, men har ikke fått svar enda. De meldte at dette var et unntak 
som kun gjaldt de organisasjonene som allerede fikk støtte, og som ikke oppfylte de nye 
kravene. 
Vi regner med å kunne få en avklaring på dette rimelig snart, og videre handling vil 
avhenge av dette utfallet. 
 
Administrasjonen ser positivt på en overgang til Frifond organisasjon, og støtter DFSU sitt 
forslag til retningslinjer. Administrasjonen støtter også DFSU sin prioriteringer for tildeling.  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
DFS søker fra 2010 overgang til Frifond Organisasjon, og vedtar nedenstående 
retningslinjer for tildeling. 
I tillegg gjør Norges Skytterstyre følgende prioritering for tildeling av midler for 2010 og 
2011: 
 
1. Innkjøp av utstyr.  
2. Miljøtiltak 
3. Slitedeler 
4. Utgifter til barn og unge med særskilte behov 
 

DFS – Frifond Organisasjon. 
 

Retningslinjer fra DFS for tildeling til skytterlagene. 
 
1. Formål 

Støtteordning for å øke aktiviteten i skytterlagene gjennom økonomisk bidrag. 



2. Målgruppe 
Frifond Organisasjon er en støtteordning til frivillige lag og foreninger som driver 
barne- og ungdomsvirksomhet, herunder DFS. Støtteordningen er forbeholdt barn 
og unge under 26 år. 
 

3. Kunngjøring 
DFS er ansvarlig for å kunngjøre Frifond-midlene overfor sine skytterlag.  Frist for 
dette er senest 15. januar i tilskuddsåret. 
 

4. Kriterier for tilskudd til det enkelte skytterlag etter grunngitt søknad 
• Det enkelte skytterlag skal på digitalt søknadsskjema på tillittsnett sende 

søknaden innenfor søknadsfrist. 
• Fristen for skytterlagene til å søke er 1. april. 
• Skytterlagets antall medlemmer oppgis ut fra lagets årsmelding fra året før 

søknaden fremmes. 
• Det er en forutsetning at skytterlaget, i henhold til DFS sine grunnregler § 2-

10, har et valgt ungdomsutvalg. 
• Skytterlaget må ha minst 5 betalende medlemmer under 26 år. 
• Skytterlaget må ha levert årsmelding for grunnlagsåret for å kunne søke. 

Det vil i god tid før kunngjøring bestemmes i Norges Skytterstyre hvilke 
områder som skal prioriteres under tildeling av midler for hvert år. 

• DFS søker på grunnlag av årsmeldingene, Frifond om tildeling medio april, 
og vil få svar derfra i juni.  

• Tildeling kan da gjøres så snart DFS har fått tilsagn fra Frifond.  
• Det kan maksimalt søkes om 35 000kr. 

 
5. Krav til søknaden 

Når et skytterlag søker om tilskudd skal søknaden inneholde følgende opplysninger; 
• Antall tellende medlemmer under og over 26 år i grunnlagsåret. 
• Det er ungdomsleder i laget som søker. 
• Søknadssum. 
• Konkret omtale av prosjektet eller investeringen. 
• Fullstendig budsjett, der alle utgifter og inntekter, herunder inntekter fra 

andre enn Frifond, er spesifisert.  Det blir ikke gitt støtte på grunnlag av 
budsjettposter som ”diverse” eller ”uforutsette utgifter”. 

 
6. Sentral vurdering av søknader 

Ett sentralt utvalg bestående av; 
• Generalsekretær (DFS) 
• Utdanningssjef (DFS) 
• Ungdomskonsulent (DFS) 
• Leder DFSU 

 
Søknader vil bli vurdert ut fra at det er begrensede midler i ordningen.  
De prioriteringene Norges Skytterstyre gir for tildeling i søknadsåret vil være 
retningsgivende for tildelingene. 
DFS kan kreve ytterligere dokumentasjon fra søker eller stille særskilte vilkår for 
tilsagnet for å sikre at tildelte midler blir brukt i tråd med disse retningslinjene. 
 



 
 
 

7. Utbetaling av innvilget støtte 
Ved tilsagn om tilskudd vil skytterlaget få tilsendt skriftlig et tilsagnsbrev.  
Sammen med dette foreligger det også et rapportskjema. Det vil bli gitt en tidsfrist 
for rapportering til DFS. 
 
DFS utbetaler 100 % av tilsagnsbeløpet til skytterlaget under forutsetning av at DFS 
har mottatt de nødvendige dokumentasjoner fra søker. Dette vil skje fortløpende. 
Dersom rapportskjema og dokumentasjon ikke er returnert innen fristen, bortfaller 
tilsagnet, og pengene må betales tilbake til Frifond. 
Som dokumentasjon menes kopi av alle nødvendige bilag (kvitteringer) innen 
fristen som sto i tilsagnsbrevet.  
Bilag skal inneholde navn, adresse og fødsels – eller organisasjonsnummer til den 
som selger eller leverer en vare eller tjeneste, spesifikasjon av hva som ble solgt 
eller levert, dato for salg eller leveranse. Som bilag godkjennes ikke 
ordrebekreftelser, pakksedler eller nettbankutskrifter. 

 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 

Sak 82/2009 Regelverk for Klasse HK416 
 
”DFS innfører med virkning fra 1. Januar 2010 en ny klasse for militært personell som gis 
navnet Klasse HK416. Klassen opprettes som en ren ”premieklasse”, slik at skyttere som 
konkurrerer med HK416 ikke kan delta i mesterskap eller vinne trofeer av noen karakter. 
Egne mesterskap og trofé øremerket til denne klassen er unntatt. Reglementet for klassen 
skal i størst mulig grad tilpasses det som allerede gjelder for dagens AG3 klasse. Norges 
Skytterstyre gis fullmakt til å fastsette endelig reglement for klassen”.   
 

Administrasjonen har med dette vedtaket som bakgrunn utarbeidet forslag til reglement 
for klasse HK416. Det er i arbeidet lagt vekt på å samordne regelverket for dagens klasse 
AG3 med den nye klasse HK416. Dette for å ha et enklest mulig reglement, slik at særlig 
lokale arrangører og tillitsvalgte i DFS skal får færrest mulig tilleggsfaktorer å forholde seg 
til med innføring av en ny klasse og et nytt våpen.  Det er administrasjonens vurdering at 
HK146 vil være overlegen andre tillatte våpen i Stangskytingen, og at HK416 av den grunn 
ikke kan konkurrere sammen med de øvrige våpen.  
 
Etter anmodning fra NIHF/Forsvarets institutt er det holdt møte mellom representanter 
for Forsvaret og Skytterkontoret vedrørende neste års Militære NM. I denne forbindelse 
ble foreslått reglement drøftet og klarert med Forsvarets representanter. Det er i foreslått 
reglement gjort noen mindre justeringer for klasse AG3. Dette for å oppnå optimal 
tilpassing de militære våpnene i mellom.  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Skytterboka gis følgende reglement for klasse HK416:   



6.123 Kikkertsikte er ikke tillatt 
Følgende. unntak gjelder:  
 

- Jegerklassen kan benytte kikkertsikte med maksimal tillatt forstørrelse på 9x.  
- Klasse HK416 kan benytte standard optisk sikte til våpenet (original 2 MOA prikk) 

Tilleggsutstyr som gir forstørrelse er ikke tillatt.  
 
6.143 Reim (underpunkt 5) 

5) For AG3 og HK416 kan det skytes med løs originalreim i samsvar med de militære 
bestemmelsene for våpenet. Unntatt er ved felthurtigskyting der reimen skal være 
festet i begge reimfester.  

 
6.600 AG3 og HK416 
AG-3 og HK416 er godkjente våpen i DFS. Flg. regler gjelder for skyting med disse våpnene 
i DFS:   
 

1) All skyting skal foregå med halvautomatisk ild. 
 

2) Våpenets betjening, fylling og tømming av magasin, ildhåndgrep samt våpenets 
sikkerhetsmessige behandling på og utenfor banen skal foregå etter 
bestemmelsene i Forsvarets reglementer for de respektive våpen. Enhver som skal 
delta i skyting med AG3 eller HK416 plikter å kjenne bestemmelsene. 

 
3) Magasinfylling og ladning skal foretas med samme antall patroner som for 

godkjente repetergeværer i DFS. Dvs. at det er tillatt å fylle og lade med maksimum 
6 patroner. Magasin som benyttes til etterlading skal inneholde maksimum 5 
patroner. 

 
4) Ved skyting av 10-skuddserier skal det benyttes to magasiner og de skal inneholde 

enten 6 og 4 eller 5 og 5 patroner. 
 

5) Ved Stangskyting skal skytingen begynne med en patron i kammeret og 5 i 
magasinet på geværet. Magasin(er) for etterlading skal inneholde maksimum 5 
patroner. 

 
6) Det er ikke tillatt å benytte magasinet til støtte for våpenet, f.eks. mot underlaget i 

liggende og mot kneet eller låret i knestående. Vær obs. på at magasinet på HK416 
er relativt langt! 

 
7) Reimstøtte er tillatt. For bruk av rem gjelder 6.143 pkt. 5. 

 
8) Ved skyting om Det militære skarpskyttermerke i skytterlag skal programmet for 

repetergevær følges, men «hurtigserien» skal skytes på 15 sekunder. 
 

9) Minimum avtrekksvekt er 2,5 kg. 
 

10) AG3 og HK416 gevær kan kun benyttes av skyttere som konkurrerer i klasse AG3 og 
klasse HK416, og etter de regler som gjelder for disse klassene. Se utfyllende 
bestemmelser i pkt 7.238. 

 



11) For AG3 gjelder at våpenet skal være umodifisert. Dvs at eksempelvis 
bajonettfaste, og pistolgrepsplater skal være påmontert. Tillatt modifikasjon er 
bruk av original kolbeforlenger og innskyvbar kolbe. 

 
12) For HK416 gjelder at det kun er normalversjonen som er tillatt brukt. 

Sarpskytterutgaven og karabinversjonen er ikke tillatt. Siktet skal kun være original 
aimpoint med original 2 MOA prikk. Tilleggsutstyr som gir forstørrelse er ikke tillatt. 
Annet tilleggsutstyr som eksempelvis laserpeker, lykt, vertikalgrep, kort magasin og 
tilsvarende er ikke tillatt.   

 
7.238  Klasse AG3 og klasse HK416 

1) Klassene omfatter militært, rulleført personell – både klasseførte skyttere og de 
som oppfyller de alminnelige krav for skyttere i klasse 1. Klasseførte skyttere kan 
delta i både sin ordinære klasse og i klasse AG3/HK416 ved samme stevne i alle 
øvelser, såframt ikke spesielle arrangementstekniske forhold forhindrer dette. 
Skyttere kan eksempelvis delta med AG3/HK416 i enkeltøvelser, men da kun i 
klasse AG3/HK416. I klasse AG3/HK416 kan skytteren kun benytte militært 
feltantrekk som skyteantrekk, og uniformen kan ikke ha noen modifikasjoner. 
Albuebeskyttere og skytebriller er tillatt, mens spesiell skytebekledning under 
uniformen er ikke tillatt. Ammunisjon som benyttes i konkurranser skal være 
standard utlevert ammunisjon som Forsvaret nytter. 

 
2) Skyttere i klasse AG3 kvalifiserer inn for finaler i Stang og/eller felthurtig på lik linje 

med skyttere i de øvrige klasser. Skyttere som deltar i disse øvelsene med to våpen 
skal på forhånd avklare hvilket våpen som benyttes til kvalifisering for 
finale/skyting om trofé.   
 

3) Skyttere i klasse HK416 kvalifiserer inn for finale i felthurtig på lik linje med 
skyttere i de øvrige klasser. Skyttere som deltar i denne øvelsene med to våpen skal 
på forhånd avklare hvilket våpen som benyttes til kvalifisering for finale/skyting om 
trofé. Skyttere i klasse HK416 kvalifiserer ikke inn for finale i Stangskyting sammen 
med øvrige våpen i DFS. Egen finale og eget trofé for klasse HK416 etter 
arrangørens bestemmelser, er unntatt fra denne regel.  

 
8.126 Visitasjon av våpen (tillegg) 
HK416; Sluttstykket i bakre stilling, ladearmen holdes av skytter. Kontrollør ser/kjenner 
etter at kammeret er tomt.  
 
9.311 Feltfigurer – senior 
”Maksavstander for AG3 er også maksavstander for HK416.” 
 
11.110 Mesterskapsprogram baneskyting 200/300m  
 

 
Klasse 2, 
AG3 og 
HK416.  
 

 
5 ligg 
1 ½ min 

 
5 kne 
3 min 

 
5 ligg 
2 min 

 
6 kne, 4 ligg 
 3 min 

 
Skyter ikke 
omgang 

 



Vedr. prøveskudd følger klasse HK 416 reglementet for klasse AG3 
 
11.120 Mesterskapsprogram feltskyting – grovfelt 

 
Kl 
 

 
Avstand 

 
Antall 
hold 

 
Antall 
skudd 

 
Skytestilling 

 
Skytetid 

 
Merknad 

 
2-5, V55 
 

 
Oppgitt 
/ ukjent 

 
5 

  
5 x 6 

 
Minst ett 
hold kne 

 
Etter 
arrangørens 
best 

 
30 skudd 
hovedskyting 
 

 
1 
 

 
Oppgitt 
/ ukjent 

 
5 

 
 5 x 6 

 
Liggende 

 
Etter 
arrangørens 
best 

 
30 skudd 
hovedskyting 
 

 
AG3, HK416 
Jegerklassen 
 

 
Oppgitt 
/ ukjent 
(eget 
opplegg) 

 
5 

 
 5 x 6 

 
Liggende 

 
Etter 
arrangørens 
best 

 
30 skudd 
hovedskyting 
 

 
2-5, V55 
 

 
Oppgitt 
/ ukjent 

 
2 

  
2 x 6 

 
1 hold kne 
1 hold ligg 

 
Etter 
arrangørens 
best 

 
30 skudd 
hovedskyting 
 

 
Det oppfordres til å ha eget opplegg for klasse AG3, HK416 og Jegerklassen også i åpne 
stevner. 
Det er ikke egen finale for klasse 1, AG3, HK416 og Jegerklassen.  
 
11.121 Feltskyting for klasse AG3 og HK416 
For lands-, landsdelskrets- og samlagsstevner se pkt 11.230, 11.245 og 11.256. På åpne og 
interne stevner bør arrangøren tilstrebe eget opplegg for AG3/HK416. I stevner med eget 
opplegg for AG3/HK416 gjelder spesielle regler for maksavstander, se pkt. 9.311. Ingen 
avstander for AG3/HK416 skal uansett være over 400m. Når AG3/HK416 skyttere følger 
opplegget for de øvrige klasser, og avstanden er over 400m benyttes eget opplegg for 
dette holdet. Alternativt er det tillatt å skyte ett av de øvrige holdene to ganger, sløyfe 
inntil ett hold eller følge hele finfeltopplegget. I feltstevner med ukjente avstander, og 
hvor klasse AG3/HK416 skyter grovfelt, skal skyttere som deltar i militær klasse og ordinær 
klasse skyte det ordinære programmet først.    
 
11.140 Stangskyting (tillegg)  

- For AG3 og HK416, se pkt 6.600 og pkt. 7.238.  
 
11.150 Felthurtigskyting (tillegg) 

- Utgangsstillingen er stående «ved foten gevær», våpenet ladet med inntil seks 
patroner og forskriftsmessig sikret. Skytteren skal være vendt mot skivene. 
Stillingen skal være reglementert militær grunnstilling med geværet ved siden med 
kolben i bakken. Remmen kan ikke festes på armen før etter at det er kommandert 
«ild». Dette gjelder også for AG3 og klasse HK416, se 6.600 og pkt. 7.238.  

 



 
 
 

Sak 83/2009 Norgescupen i baneskyting 
 
I ny avtale med NRK gjeldende fra 2010 til 2012, er det beskrevet en intensjon om at NRK 
skal sende fra siste runde i Norgescupen i baneskyting i 2010. Dette såfremt det gjøres til 
et attraktivt TV-produkt. Det er videre en intensjon om at alle Norgescupstevner skal 
sendes fra 2011 om dette blir vellykket. Fra 2011 skal det også vurderes å ta med opplegg 
for Stang-og felthurtigskyting under Norgescupsendingene.  
 
Som forutsetning for et slikt konsept ligger at DFS i samarbeid med NRK aktivum lykkes i å 
framskaffe tilstrekkelige midler til å dekke NRK sine produksjonskostnader 
 
Vedtak 
Norges Skytterstyre vedtar å nedsette et spesialutvalg i forbindelse med prosjekt for å 
muliggjøre eventuell dekning av Norgescupen i baneskyting på NRK. Utvalget gis følgende 
mandat: 
 
”I tråd med inngått avtale med NRK, skal utvalget i forhold til sportslige, økonomiske og 
fjernsynsmessige betingelser, vurdere muligheten for at siste Norgescuprunde i 2010 kan 
sendes på NRK. 
 
Så fremt det kan skaffes økonomiske midler for å dekke NRK sine produksjonskostnader, 
skal utvalget fremme forslag til nødvendige grep for at dette kan gjøres til et attraktivt TV-
produkt. Utvalget skal også se dette i sammenheng med et sportslig konsept for 
gjennomføring i 2011. Fra 2011 skal det også skisseres opplegg for innføring av eventuell 
Stang-og felthurtigskyting i forbindelse med Norgescupen.” 
 
Utvalget gis følgende sammensetning: 
Ola Lunde og Reidar Stjernen fra NRK, Tor Idar Aune fra Nordic Arena, Knut Bråthen fra 
Norgescupkomiteen, samt Geir Finstad og Terje Vestvik fra DFS. Terje Vestvik skal 
koordinere utvalgets arbeid og har i tillegg sekretærfunksjon.             

11.230 Feltskyting for klasse AG3 og klasse HK416.  
Feltskytingen for klasse AG3 og klasse HK416 inngår som en del av Militært NM i skyting. 
Klassene skal skyte samlet mot et opplegg med tilpasset vanskelighetsgrad. 
Maksavstander iht. pkt 9.311 gjelder.  
 
11.245 Feltskyting for klasse AG3 og klasse HK416.  
Klassene skal skyte full hovedskyting mot et opplegg med tilpasset vanskelighetsgrad. 
Maksavstander iht. pkt 9.311 gjelder.  
 
11.256 Feltskyting for klasse AG3 og klasse HK416.  
Klassene skal skyte full hovedskyting mot et opplegg med tilpasset vanskelighetsgrad. 
Maksavstander iht. pkt 9.311 gjelder.  
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtas. 



 
Meldingssaker 

 
1) Informasjon fra møte med ny ledelse ved SIG Sauer 
2) Evaluering av Regionalt seminar Østlandet 
3) Brev fra Anschütz m/svar.  
4) Budsjettsituasjon for off. midler pr 30/11(tas med til møtet) 
5) Sponsorrapport fra Nordic Arena 
6) Søknad om støtte til ombygning av LS arena 2010 
7) Nye figurer til finaler grovfelt 
8) 350 klubben R/J – sak fra Troms 

 
 
 
 
 

Administrative vedtak 
 
Sammenslåing av skytterlag: 
 Vetlefjorden og Sværefjorden til Fjordane skyttarlag 
 Overhalla og Ranum til Overhalla skytterlag 

 



 
DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 

Møte i Norges Skytterstyre 
 

MØTEREFERAT 21.-22. FEBRUAR GARDERMOEN SAS 
HOTELL 

 
MØTE INNKALT AV Kurt Arne Berglund, Generalsekretær 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER Hans O. Kveli, President  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Hans O. Kveli, Jarle Tvinnereim, Sindre Undseth, Janne 
Kornbrekke, Henning Ivarrud, Morten Bjærknes og Egil 
Sotnak (varamedlem for Jon G. Hofstad). Følgende 
varamedlemmer deltok i møte uten stemmerett: Oddbjørn 
Meland, Jens Sverre Knutsen og Knut Vik 

FRA ADMINISTRASJONEN Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
 
 
 

Sak 01/2010  Forslag om Norgescup for ungdomsklassene 
 
Drammen skyttersamlag foreslår å innføre Norgescup for rekrutteringsklassene på lik linje 
med Norgescupen for klasse 3-5. De argumenterer med at dette vil stimulere interessen 
blant ungdomsskytterne for å delta i flere av disse eksklusive stevnene. Det vil vise at DFS 
verdsetter og behandler ungdomsklassene på lik linje med klassene 3-5, og flere 
ungdomsskyttere vil øke betydningen og profileringen av Norgescupen totalt sett. 
 
Drøfting i DFSU: 
Det er mange sider ved denne saken som må vurderes. Det man i alle saker først og fremst 
må spørre seg om er om tiltaket er aktivitetsskapende? Det er ikke godt å si, men DFSU 
tror nok at det i all hovedsak vil være en kjerne med de aller beste, og med foreldre som 
kan ha råd til det, som vil satse på en slik cup. 
 
Norgescupen går over ni stevner fordelt på tre helger. I 2010 går disse tre rundene i 
Bergensområdet, rundt Elverum og sisterunden går i distriktet rundt Molde. Geografisk er 
ikke dette så enormt mye kjøring for de som tilhører det sørlige Norge, men kommer du 
fra de nordlige deler av landet vil det bli lange reiser for å kunne delta i en slik cup. DFSU 
mener dette er unødvendige kostnader å påføre foreldrene, og at det i tillegg kan skape et 
visst press ovenfor foreldre som har gode rekrutteringsskyttere, men ikke nødvendigvis 
god råd. Dette er kostnader for den enkelte skytter DFSU mener ikke er nødvendig. 
 
DFSU mener at det bare er en fordel at rekrutteringsklassene ikke er helt like de voksne 
med alt. Det kan også være en fordel at det er en viss form for progresjon, og noe å se 
frem i mot. Spørsmålet må da bli om vi tror flere vil fortsette med skyting når de blir 
klasseskyttere? 
 



Et annet aspekt ved saken er hva dette vil gjøre med lokale og regionale stevner som blir 
arrangert rundt om i de samme helgene. Vil dette minke grunnlaget for slike arrangement, 
eller vil en Norgescup for rekrutteringsklassene bli kun for noen få? 
 
Konklusjonen i DFSU er at en Norgescup vil bli en økonomisk stor utgift for foreldrene 
uten at det nødvendigvis vil skape noe mer aktivitet i DFS. Det er flott at alle klasser synes 
Norgescupstevnene er attraktive og spennende å delta i, men DFSU ønsker ikke å opprette 
en egen cup for ungdomsklassene. 
 
Administrasjonenes drøfting: 
Administrasjonen deler DFSU sitt syn i denne saken.  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Det innføres ikke egen Norgescup i baneskyting for rekrutteringsklassene. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 

Sak 02/2010 Forslag om kåring av beste skytter i klasse 3-5 over 65 år 
 
Forslag fra Asker skytterlag, ved Øyvind Engen, om en innføring av kåring av beste 
klasseskytter over 65 år i klasse 3-5. Kåringen gjennomføres i de samme stevner hvor det i 
dag kåres beste Normaskytter, det vil si, samlags-, landsdelskrets- og landsskytterstevner. 
 
Forslaget begrunnes videre: 
 Større respekt for eldre skyttere som ønsker å følge det grunnleggende 

skyteprogrammet innen DFS.  
 Når det skilles mellom V55 og V65 må det bety at det innen DFS erkjennes at det er 

signifikant forskjell på forutsetningene for prestasjoner for skyttere over 55 år og 
skyttere over 65 år. 

 Det å begrense skyttere over 65 år til bare å konkurrere i liggende skyting i disse 
nevnte viktige stevnene er å undervurdere mangfold og mulighet i den fysiske 
kapasiteten hos disse skytterne. 

 
Dette vil ikke medføre en ny klasse i de nevnte stevnene. Det er bare en utvidelse av den 
stimulans og logikk som ligger bak kåringen av beste Normaskytter. Det medfører 
minimalt merarbeid for arrangører av de stevnene og eventuell marginal premiering kan 
finansieres via det ordinære bidraget. 
 
Drøfting: 
Det frivillige Skyttervesen har lange tradisjoner med å legge til rette slik at flest mulig kan 
drive aktiviteten, og finne sitt nivå og sin plass i organisasjonen. Vi er en 
breddeorganisasjon og en folkebevegelse med et stort antall skyttere som strekker seg 
over et vidt alderspenn. Alle klasser og alle alderstrinn i organisasjonen ansees som like 
viktig fordi de alle resulterer i samme samlebegrep, nemlig aktivitet. 



Dette er bakgrunnen for de grep organisasjonene har gjort i forbindelse med ”Åpen 
Klasse”, hvor skyttere som av helsemessige årsaker må benytte medikamenter som er 
definert på WADA-listen, kan delta aktivt. I klasse Junior er det blitt tilrettelagt slik at de 
fritt kan velge å skyte klasse 3 fra stevne til stevne. Denne valgfriheten ble også da innført 
i V65 og V73, hvor de står fritt til å velge V55 fra stevne til stevne.  
 
Spreke veteraner (V55, V65 og V73) har vi mange av i organisasjonen, og de er viktige 
bidragsytere til dugnadsånden i DFS. De som her velger å delta i klasse 3-5 har gjort et valg 
som medfører at de må delta i klassen for hele kalenderåret, men har på lik linje med 
skytterne 55 år og eldre muligheten til å vinne Normapokalen, eller andre alderbestemte 
premier gitt 55 år og eldre. Det blir her et spørsmål om en differensiering i alder når det 
gjelder deltakere som er 55 år og eldre som deltar i det klasseførte programmet. En 
problemstilling vi da må ta stilling til er om skyttere 65 år og eldre her blir gitt en dobbelt 
mulighet til å vinne en aldersbestemt premie? Hva nå om en klasseført skytter 65 år og 
eldre skyter det beste resultatet også for gruppen 55 år og eldre? Det medfører at denne 
skytteren får med seg begge premiene under ett og samme stevne. Eller vil det si at om en 
skytter 65 år og eldre vinner premien for beste skytter i sin gruppe, har han/hun utelukket 
seg selv fra videre premiering, slik at premieringen for 55 år og eldre fremdeles er åpen? 
Dette må vi ta stilling til ved en eventuell innføring av forslaget fra Asker. 
 
Premieringssystemet i DFS er under behandling fordi organisasjonen har for høye utgifter i 
forbindelse med intern premiering. Normapokalene har blitt fjernet fra 
Landsdelskretsstevnene mens Landsskytterstevnet har egen giver for Normapokalen. 
Forslaget fra Asker kommer i konflikt med det overordnede arbeidet som nå blir gjort i 
den hensikt å redusere kostnadene i forbindelse med premiering i organisasjonen. 
 
Dette blir ikke et spørsmål om beste klasseskytter 65 år og eldre i klasse 3-5 fortjener 
denne oppmerksomheten, men det blir i større grad et prinsipielt spørsmål om økonomi. 
Ved å anbefale forslaget vil det stå i direkte konflikt med det arbeidet som gjøres ved 
premieringssystemet i DFS. Forslaget medfører også mange ubesvarte spørsmål når det 
gjelder gjennomføring, alternativ finansiering og ikke minst intensjonen bak forslaget. 
Premiering i organisasjonen er ment som et middel og en stimulans for å øke aktiviteten, 
og gitt som en oppmerksomhet til gode prestasjoner. Da det allerede finnes et tilbud til 
skyttere 55 år og eldre, gjennom den etablerte Normaskytingen, kan vi ikke se at det 
skulle være nødvendig å investere i nok en premiegruppe. Mest sannsynlig ville heller ikke 
dette resultere i noe merkbar økt aktivitet.  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Det innføres ikke en egen kåring for beste skytter i mesterskap for klasse 3-5 som i 
kalenderåret fyller 65 år eller er eldre. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 
 



Sak 03/2010 Premieringssystemet i DFS – Sentrale kostnader 
 
DFS brukte i 2009 drøyt 900 000 kroner på premier og hedersbevisninger. Dette er et stort 
tall, og det har steget mye de siste årene, blant annet grunnet sterk vekst i råvarepriser. 
Norges Skytterstyre har bedt administrasjonen komme med forslag om betydelig kutt i 
utgiftene. 
 
Drøfting:  
Potensialet for å gjøre store kutt i premiebudsjettet er store. Dette gjelder først og fremst 
hvis man går over til uekte medaljer og merker, men selvsagt også hvis man kutter ut 
enkelte premier man har i dag. Premieregnskapet er i dag delt inn i ulike 
arrangementstyper, og vi har valgt å bruke dette som en inndeling i den videre drøftingen.  
 
Landsskytterstevnet 
Norges Skytterstyre har tidligere sagt at Landsskytterstevnet skal være ”blankpolert”. 
Dette er også administrasjonens syn, og vi mener derfor at premieringen på 
Landsskytterstevnet i stor grad bør bære som den er i dag. Etter vårt syn, er det for 
eksempel ikke noe godt alternativ å kutte ut den store Kongepokalen med en liten, til 
tross for at dette vil kunne gi oss en besparelse på drøyt 45 000 kroner. Denne 
Kongepokalen er noe av det som gjør skyttersporten og Landsskytterstevnet til noe mer 
enn et vanlig norgesmesterskap. 
 
På samme måte er det vurdert om det bør gå over til uekte mesterskapsmedaljer, men 
administrasjonen vil holde på den ekte medaljen, for å opprettholde statusen. 
Derimot har administrasjonen vurdert at det kan være mulig å gå ned på kvaliteten på 
mesterskapsstjernene. Uekte stjerner koster rundt halvparten av de ekte, noe som vil gi 
en besparelse på rundt 34 000 kroner. Dette vil trolig kunne aksepteres blant skyttere 
flest, selv om de aller fleste i utgangspunktet ønsker å ha det som i dag. 
Ved å bytte trykkform på diplomene, vil man kunne gjøre dette mye billigere, samtidig 
som det ikke går ut over kvaliteten. 
 
Landsdelskretsmesterskap 
Norges Skytterstyre har allerede gjort en del grep for å senke kostnadene på 
Landsdelskretsmesterskapene. I tillegg til dette ønsker administrasjonen uekte 
mesterskapsstjerner også her. Dette vil koste rundt halvparten av ekte medaljer, og vil gi 
besparelser på drøyt 30 000 kroner. 
 
Nordisk mesterskap 
Dette utgjør ikke den helt store summen, og det er derfor lite å hente. Administrasjonen 
foreslår å la denne posten være som den er. 
 
NM skogsløp med skyting og NM skifelt   
Administrasjonen går inn for at mesterskapsmedaljene i begge disse øvelsene gjøres 
uekte, noe som vil gi besparelser på snaut 10 000 kroner til sammen. For enkelte vil det 
kanskje gjøre sitt til at statusen for disse øvelsene blir mindre, men med den deltakelsen 
det har vært i NM de siste årene, er det kanskje grunn til å ta et slikt grep. 
Det har også vært diskutert om man skal fjerne eller bytte ut enkelte premier med 
billigere varianter, men administrasjonen har kommet fram til at man kutter nok i disse 
øvelsene ved å gjøre endringer med medaljene. 



Norgescup 
Fra og med 2008 ble det vedtatt at det skulle deles ut sølvbeger til de 75 beste i 
Norgescupen sammenlagt, mot 50 tidligere. I 2009 utgjorde de 25 ekstra sølvbegerene ca 
17 000 kroner. I følge Norgescup-komiteen har ikke flere sølvbegere gitt noen synlig effekt 
i deltakelsen i Norgescupen. Snarere har statusen for å få sølvbeger gått ned. Det er derfor 
stor enighet om at man går tilbake til at de 50 beste i Norgescupen får sølvbeger. 
 
Den Norske Skyttermedalje 
Organisasjonsmedaljen har lang historie i DFS. Dessverre har deltakelsen vært noe negativ 
de siste årene. På det meste har det deltatt rundt 30 000 i denne konkurransen, mens det 
i 2009 deltok til sammen 1330 skyttere. Når vi vet at premieringen til Den Norske 
Skyttermedaljen kostet DFS 111 466 kroner, gir dette en kostnad på nesten 84 kroner pr 
deltaker. Ved å gå over til uekte medaljer, samt ny og bedre trykkmåte på diplomer, vil 
man kunne halvere kostnadene til Den Norske Skyttermedalje, noe administrasjonen vil 
anbefale. 
 
Dugleiksmerket 
Dugleiksmerket utgjør ikke den store summen i premieregnskapet, ca 20 000 kroner. 
Likevel er det penger å spare også her. Administrasjonen anbefaler å trykke diplomene i et 
større opplag, for så å printe på navn og annen tekst i ettertid. Dette blir både vesentlig 
billigere og bedre. I tillegg vil administrasjonen anbefale å kutte ut premie til beste 
skytter. Dette er en premie som har veldig lite prestisje, og som trolig ikke gir noen flere 
dugleiksmerkeskyttere. 
 
Konklusjon: 
Kutt i premier og medaljer er ikke populære tiltak, men likevel nødvendige i forbindelse at 
man ser helheten i budsjettet. Administrasjonen fremmer ikke forslag til konkret 
vedtakstekst, men gir styret sine råd igjennom denne drøftingen.  
 
Vedtak 

Norges Skytterstyre drøftet administrasjonens innspill til kutt i premiebudsjettet, og 
gjorde på bakgrunn av anbefalingene følgende vedtak: 
 
Landsskytterstevnet: 
Mesterskapsstjerner i baneskyting og feltskyting gjøres uekte. Vedtatt med 6 mot 1 
stemme. 
 
Landsdelskretsstevner: 
Mesterskapsstjerner i baneskyting og feltskyting gjøres uekte. Vedtatt med 6 mot 1 
stemme. 
 
NM i skifeltskyting og skogsløp med skyting: 
Mesterskapsmedaljer i NM skifeltskyting og skogsløp med skyting gjøres uekte. Enstemmig 
vedtatt. 
 
Norgescup i baneskyting: 
Antall sølvbeger reduseres fra 75 til 50. Medaljene gjøres uekte. Enstemmig vedtatt. 
 
 



Den norske Skyttermedalje: 
Stjerner og medaljer gjøres uekte. Vedtatt med 6 mot 1 stemme.  
 
Dugleiksmerke: 
Tinnkruset til beste skytter utgår. Enstemmig vedtatt 
 
Diplomer: 
På alle mesterskap/skytinger pålegges administrasjonen å gjøre grep for å gjøre kostnaden 
på diplomene billigere ved å bytte trykkform. Enstemmig vedtatt. 
 
Ungdomsmedaljer på samlagsmesterskap og landsdelkretsstevner: 
Ungdomsmedaljene på samlagssstevner og landsdelskretsstevner skal tilbys i en uekte 
variant som samlagene og landsdelskretser selv kan velge å benytte. Enstemmig vedtatt. 
 
I avstemningene hvor det ble avgitt 1 stemme i mot vedtaket foreslo Jarle Tvinnereim 
følgende: 
 

1. Mesterskapsstjernene på landsskytterstevnet opprettholdes i ekte variant. 
2. På landsdelskretsstevnene innføres en maksimalutdeling på 10 stjerner, dog slik at 

alle på samme poengsum får tildelt stjerne.  
3. Skytingen om Den norske Skyttermedalje legges ned.    

 
 
 

Sak 04/2010 Tingsak: Forslag om bruk av kikkert i de to eldste veteranklassene 
 
Nord Østerdal skyttersamlag fremmer forslag om å tillate bruk av kikkertsikter i klassene 
V65 og V73. Forslaget er enstemmig støttet av ombudsmøtet. 
 
Forslaget er opprinnelig fremmet av tre veteranskyttere i Tynset skytterlag. Deres forslag 
går i hovedtrekk ut på at kikkertsikter, med en av DFS fastsatt forstørrelsesgrense oppad, 
tillates i et prøveår med en påfølgende evaluering.  
 
Begrunnelsene fra forslagsstillerne er at mange veteranskyttere ikke ser godt nok til å 
skyte med dagens sikter, dette også etter at Adlerauge ble tillatt. Ved å tillate kikkertsikter 
økes mulighetene for å delta lenger i DFS aktiviteter, samtidig som det vil tilbakeføre eldre 
skyttere som har valgt å gå over til jaktfelt.  
 
Drøfting: 
DFS har så langt vært tydelige på at kikkersikter ikke skal være tillatt. Forslaget innebærer 
derfor en prinsipiell avklaring av om dette er en linje DFS skal videreføre eller ikke. Optiske 
siktemidler blir stadig mer vanlige i Forsvaret, og i så måte taler det i favør av 
forslagsstilleren. En slik argumentasjonsrekke bør imidlertid ta utgangspunkt i skyttere 
som er i vernepliktig alder, og ikke en gruppe som for lengst har gått ut av forsvarets 
ruller. Alt tyder på at organisasjonen trives meget godt med dagens sikter, og så lenge 
Forsvaret ikke har signalisert et ønske om noe annet bør vi beholde dagens reglement i 
mest mulig grad. En saksopplysning er at Forsvarets nye enhetsvåpen HK416 er utstyrt 
med et standard optisk sikte uten forstørrelse, og det er derfor ikke å regne som et 
kikkertsikte.  



Hvor enkelt det vil være å skyte med kikkertsikte, eller hvor mye bedre veteraner vil skyte 
med et slikt sikte, vil avhenge av utgangspunktet. En vurdering er at skyttere med 
alminnelig godt syn vil skyte vel så godt med dagens sikter. Dette begrunnet i at det vil 
være vanskelig å finne et godt siktepunkt i sikteblinken med et optisk filament. Det vil her 
kunne være snakk om å være heldig eller ikke med å finne et punkt på skiva som kan gi et 
godt siktepunkt, og på den måten bidra til ulike forhold skyttere imellom. Skyttere som 
sliter med synet og bruk av vanlige siktemidler vil derimot ha stor nytte av kikkertsikter, og 
på den måten vil det å tillate kikkertsikter utjevne en del av den fysiske ulempen skyttere 
med dårlig syn har.  
 
I finfelt vil det være klare fordeler ved bruk av kikkertsikter. Under greie forhold vil man 
kunne se treffene etter hvert, noe som gir muligheter for å korrigere underveis i serien. 
Denne muligheten vil ikke skyttere med dioptersikte og hullkorn ha.  
 
DFS ønsker å holde en restriktiv linje hva angår å tillate tilleggsutstyr. Dette begrunnet i at 
det skal være enklest mulig å forholde seg til skytereglementet for standplassledere og 
kontrollører. Videre er kostnadsbegrensning et meget viktig moment i en 
breddeorganisasjon som DFS. Optikk er en vare hvor kvalitet og pris henger nøye sammen, 
og et kvalitetssikte koster gjerne 8 – 10 000 kr. Ved å begrense forstørrelsen reduserer 
kvalitetsbehovet noe, men kostnadsnivået vil fortsatt være relativt høyt for den som 
ønsker kvalitet.  
 
Fra faghold er innhentet en vurdering om at det er få skyttere som må gi seg med skyting 
pga for dårlig syn. Ved å tillate Adlerauge har DFS tatt et betydelig skritt for å bedre 
veteranskytteres muligheter for å fortsette med skyting når synet reduseres. DFS må 
muligens akseptere at det blir en liten avskalling med alder. Vi skal også huske at det 
finnes mennesker i alle aldere med dårlig syn, enten medfødt eller utviklet, der de fleste 
av disse heller ikke har muligheter for å drive med skyting. Man kan samtidig stille 
spørsmål ved om det er sikkerhetsmessig forsvarlig med skyttere som ser så dårlig at de 
bare ser godt nok gjennom et snevert synsfelt i et kikkertsikte!  
 
Det er helt klart at DFS har mistet en del skyttere til jaktfeltskyting de siste årene. Hvor 
store muligheter vi har til å rekruttere disse til vår organisasjon ved å tillate kikkertsikter 
er uvisst. Det er utvilsomt et potensial her, men med skyttere som allerede har ei 
utstyrspakke tilpasset et reglement i jaktfelt, og med fritidsinteresser innen jakt, skal ikke 
mulighetene overvurderes.    
 
Administrasjonen ønsker ikke flere veteranklasser, og det er derfor ingen aktuell løsning å 
opprette en ekstra klasse for veteraner med kikkertsikter. Om man ønsker å gi et tilbud 
om bruk av kikkertsikte kan det heller være et alternativ å beholde to veteranklasser fra 
fylte 65 år, og at den ene av disse er for skyttere med kikkertsikte. Man mister da 
aldersdifferensieringen vi i dag har ved 73 år. En noe mer radikal løsning vil det være å 
tillate kikkertsikter i en eventuell Åpen klasse.  
 
Administrasjonen konkluderer med at det er et fåtall som må gi seg med skyting pga et 
redusert syn. Gjennom å tillate bruk av Adlerauge har mange fått forbedret sine 
muligheter til å fortsette med skyting. Er synet fortsatt ikke tilstrekkelig bør det stilles 
spørsmål om det er sikkerhetsmessig riktig at personer med så redusert syn skal kunne 
skyte. Tillates kikkert vil de fleste veteraner se et behov for å anskaffe dette, noe som vil gi 
betydelige ekstra kostnader.  



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende innstilling til 
Skyttertinget 2010: 
 
Dagens regelverk, jf. Skytterboka pkt 6. 123, om ikke å tillate kikkertsikter opprettholdes.  
 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2010 til å gjøre følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 

Sak 05/2010 Tingsak: Forslag om endring av regnskapsåret 
 
”Follo skyttersamlag fremmer ovenfor Skyttertinget sak om å endre rapporterings- og 
regnskapsår for samlag og skytterlag til å gjelde kalenderåret. Tidspunktene for årsmøtene 
i lagene og Ombudsmøtet flyttes til nyåret.”  
 
Forslaget er fremmet av Aas skytterlag.  Forslaget er behandlet på ombudsmøtet i Follo 
skyttersamlag som har sluttet seg til forslaget. Som bakgrunn for forslaget angis følgende: 

• Rapportering via tillitsnett krever kortere tid til sammenstilling av data. 
• Oktober er ikke lenger en periode det er opphold mellom to sesonger som 

tidligere, som følge av økende skyting på 15 m. 
• Det frivillige Skyttervesen blir da på linje med resten av samfunnet. 
• Enklere å føre og avstemme regnskap som følger kalenderåret. 
• Felles rapporterings- og regnskapsår for skytterlag, samlag og Det frivillige 

Skyttervesen. 
• I sum finnes det, slik Follo skyttersamlag ser saken, ikke reelle argumenter for 

avvikende rapporteringsår. 
 
Follo skyttersamlag skriver videre at ”de aller fleste bedrifter, inkludert Norges 
idrettsforbund følger kalenderåret.  Klassesettingen som må være klar til årsskiftet, kan 
behandles og godkjennes av styret, og er uavhengig av årsmøtet”. 
 
Som følge av forslaget om endret rapporterings- og regnskapsår foreslår Follo 
skyttersamlag også at tidspunket for årsmøter og ombudsmøter flyttes til første del av det 
nye året. 
 
Drøfting: 
Ordinært årsmøte i skytterlagene skal avholdes innen utgangen av november (§ 5-6 i 
standardlover for skytterlag), og ordinært ombudsmøte i skyttersamlagene normalt i 
november/desember (§ 4-3 i standardlover for skyttersamlagene).  Som følge av dette er 
det etablert en praksis for at rapporterings- og regnskapsår er satt til 01.11 – 31.10 
påfølgende år, eventuelt 01.10 – 30.09 påfølgende år.   
 
Sesongen kan inndeles som følger: 

• Innendørssesongen, trening og konkurranse (okt/nov – jan/feb). 
• Feltsesongen (jan/feb – mar/apr). 
• Banesesongen (apr – aug/sep). 
• Oppsummering av sesongen, planlegging av neste sesong og årsmøte (sep-okt). 



Når banesesongen og all jegeroppskyting er over i begynnelsen av september går skyttere 
og skytterlag inn i en periode uten vesentlig aktivitet.  Denne perioden brukes til 
oppsummering av aktiviteten siden forrige årsmøte.  Status gjøres opp, og med bakgrunn i 
denne statusen planlegges neste års aktivitet, så vel sportslige aktiviteter som aktiviteter 
som har med det enkelte skytterlags anlegg å gjøre.  Dette kommer til uttrykk i 
skytterlagenes årsberetninger samt styrets planer og ønsker for det kommende driftsår.  
På denne måten er tillitsmannsapparatet fullt på det rene med hva som forventes før den 
nye sesongen kommer skikkelig i gang. 
 
På samme måte kan skyttersamlagenes styre gjøre opp status og berette om aktivitet på 
samlagsnivå.  Planer for den nye sesongen kan vedtas før sesongen har startet.  Forslag 
som ønskes fremmet for Skyttertinget får en forsvarlig behandling før det skal sendes inn 
innen fastsatt frist. 
 
Flytting av årsmøter og ombudsmøter til første del av det nye året i den hensikt at 
rapporterings- og regnskapsår skal følge kalenderåret vil medføre at innendørssesongen 
blir delt over to sesonger.  Det må klargjøres til årsmøter og ombudsmøter i en periode 
med høy aktivitet.  Tillitsmannsapparatet kan få en følelse av å starte sin virksomhet for 
den nye sesongen når denne allerede har kommet godt i gang. 
 
Rapporteringsår som følger kalenderåret medfører videre at skytterlagenes årsmøter 
tidligst kan avholdes i slutten av januar og ombudsmøter i samlagene i siste halvdel av 
februar.  Dette for at styrene i skytterlagene og skyttersamlagene skal ha rimelig tid på seg 
til å utarbeide årsberetninger og årsregnskaper.  Fristen for innsending av 
skyttertingsforslag må dermed settes til medio mars.  Disse sakene skal utredes og 
fremmes for Norges Skytterstyre, noe som tidligst kan skje i et aprilmøte.  Som følge av 
stramme tidsrammer vil dette kunne medføre at forslagene kan få en overflatisk 
utredning. 
 
Senere tidspunkter for årsmøter og ombudsmøter vil medføre at forslag som skal fremmes 
til Skyttertingsbehandling, ikke kan behandles av Skyttertinget før året etter. 
 
Administrasjonen vil anbefale at Norges Skytterstyre innstiller til Skyttertinget 2010 å 
opprettholde dagens tidspunkter for årsmøter i skytterlag og årsmøter i skyttersamlag. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2010: 
 
Norges Skytterstyre innstiller til Skyttertinget 2010 at rapporterings- og regnskapsåret for 
skytterlag og samlag opprettholdes som dagens ordning. 
 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2010 til å gjøre følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtatt med 6 mot 1 stemme. Morten Bjerknæs stemte for 
forslaget til Follo.  

 
 
 
 



Sak 06/2010 Forslag om endring av bestemmelsene for ordinært banebidrag 
 
Saken ble trukket og utsatt til et senere møte. 

 
 
 

Sak 07/2010 NM i skogsløp med skyting på LS 
 
Aktivitetsplanen 2009 – 2011 har en ambisjon om at deltakelsen på NM i skogsløp med 
skyting skal opp med 10 %. Skifeltutvalget har tidligere gjort enkelte tiltak for å øke 
deltakerantallet, uten at det så langt har gitt merkbar effekt. SFU ønsker derfor å gjøre 
ytterligere grep for å øke deltakerantallet i NM, noe som vil kreve endringer av dagens 
program.   
 
Drøfting:  
Skogsløpkonkurransen på LS har vært en stor suksess, med opp mot 250 deltakere. Dette 
viser noe av det potensial denne grenen har, bare tidspunkt og tilgjengelighet er 
tilrettelagt. I motsetning til LS konkurransen, har man i NM (med få unntak) slitt med lav 
deltakelse. Grunnene til det kan være mange, men det er mye som tyder på at dersom NM 
hadde vært arrangert i forbindelse med LS, ville oppslutningen og interessen vært en helt 
annen. 
  
Utfordringene med å få NM integrert i LS har først og fremst vært at tidsplanen på 
Landsskytterstevnet har vært og er hardt presset. Det har derfor virket ganske urealistisk 
at man kan få til dette. SFU har imidlertid sett på alternative arrangementsformer, som 
muliggjør at normalprogrammet i NM i skogsløp med skyting kan integreres i LS. 
 
• Feltskytingen på LS (både grovfelt og finfelt) teller som skytedelen av NM 

normalprogram. Løpedelen avvikles som et rent skogsløp med jaktstart etter “Gunder-
metoden”, uten gevær. Førstemann i mål vinner. 

  
Løypelengden på normaldistanse er vanligvis 9 km (for senior menn). Det er aktuelt å 
gjøre løpedelen noe kortere, i håp om å få med enda flere deltakere. I så tilfelle vil 
man måtte gjøre tidstillegget for hver bom mindre enn i dag..  
SFU ønsker at det skal benyttes standard beger, tilsvarende det som er i Stang- og 
felthurtigskyting. Det må derfor være forhåndspåmeling, samtidig med øvrig 
påmelding til LS. 

 
Klasse 1, som er eneste DFS-klasse som ikke skyter knestående i grovfelt, vil delta og 
premieres i skytterklassen. Øvrige deltakere fordeles i klasser etter alder, lik det som 
er vanlig for skogsløp og skifelt i dag. 

 
SFU ønsker også at det skal tilrettelegges slik at øvelsens utøvere, som kun har 
skiskyttergevær (finfelt) skal kunne delta. Dette gjøres ved at det settes opp ett eller 
flere lag til slutt i finfelten, disse deltar ikke i sine klasser i feltskyting, men skytingen 
teller kun som kvalifisering til normalprogram i NM. 

 
SFU ønsker at skogsløpet avvikles på torsdag, når alle har skutt ferdig felten på LS. 
Denne dagen er det også satt av tid på formiddagen i den foreløpige tidsplanen. 



 Sprintøvelsen og stafetten søkes i 2010 arrangert utenom LS. SFU vil ta kontakt med 
skytterlag i Bergen for om mulig å kunne arrangere sprinten og stafetten samme helg 
som Norgescup i baneskyting blir arrangert i Bergensområdet siste helg i mai. Hvis ikke 
det blir mulig å finne arrangør, utgår sprint og stafettøvelsen i 2010.  

 
Administrasjonens kommentar: 
Administrasjonen ser det som positivt at SFU er villig til å tilpasse sine øvelser for å øke 
deltakelsen og interessen for skogsløp med skyting. Dette er et skritt i riktig retning 
dersom denne øvelsen skal overleve på sikt. Forslaget SFU her har lagt fram vil etter all 
sannsynlighet gi økt deltakelse, noe som forhåpentligvis igjen vil føre til at flere av våre 
utøvere vil trene fysisk i forkant av LS, noe som igjen vil gi økt aktivitet i skogsløp med 
skyting på lagsplan. I tillegg vil dette trolig gi LS enda et lite løft i form av spennende og 
publikumsvennlige konkurranser. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre vedtar som en prøveordning for 2010 at normalprogrammet i NM 
skogsløp med skyting integreres i Landsskytterstevnet. Normalprogrammet arrangeres slik 
at hovedrunden i feltskytingen på LS teller som skyteøvelse, mens det deretter løpes en 
konkurranse etter ”Gundermetoden” der de beste feltskytterne løper først. Skifeltutvalget 
gis fullmakt til å vedta detaljer angående konkurransebetingelsene.  
  
Det søkes i 2010 å finne arrangør for sprint og stafettøvelsen. Hvis det ikke finnes 
arrangør, utgår sprint og stafettøvelsen på konkurranseprogrammet i 2010. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 

Sak 08/2010 Tingsak: Dopingregler i DFS 
 
DFSU har i sak 04/2010 tatt opp spørsmålet om rekrutteringsklassene skal unntas fra 
dopingreglementet i DFS, på linje med klasse 1, 2, V55, V65 og V73. 
 
De fremmer følgende forslag: 
DFSU anmoder Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til Skyttertinget: 
 
Skytterboka 15.200 § 2 forandres til: 
”Dersom betablokkere er foreskrevet av lege, gjelder ikke forbudet ved konkurranser som 
bare er åpne for ett skytterlags medlemmer og ikke for noen som skyter i klasse Aspirant, 
Rekrutt, eldre Rekrutt, Junior, klasse 1 og 2 eller veteranklassene V55, V65 og V73” 
 
Bakgrunnen for DFSU sitt forslag er at Skytterkontoret har mottatt henvendelser fra 
foreldre der barna deres må bruke betablokkere på grunn av blant annet hjerteklaffeil og 
lignende. 
 
 



Drøfting 
Administrasjonen ser poenget til DFSU med det uheldige i at skyttere i 
rekrutteringsklassene som pga sykdom må benytte betablokkere, blir utestengt fra skyting 
i DFS. Administrasjonen er enig i at skyttere i klasse aspirant, rekrutt og eldre rekrutt 
kunne vært unntatt dopingreglementet, men er usikker på om det er riktig å ta med 
juniorklassen.  
Begrunnelsen for ovenstående syn er at klasse junior i motsetning til klasse 
aspirant/rekrutt/eldre rekrutt skyter i knestående stilling. Det er grunn til å anta at 
betablokkere lettere gir positivt utslag i denne stillingen som er mer ustødig enn liggende. 
Et annet argument er at skyttere i juniorklassen som må benytte betablokkere kan få et 
tilbud gjennom Åpen klasse eller i klasse 1 eller 2 (om de kan skyte der i forhold til 
kvalifiseringsresultatet sitt.) 
 
Juniorklassen består av skyttere som er 15, 16 eller 17 år. Administrasjonen mener det for 
denne klassen er mye prestisje i å vinne eksempelvis LS. Dette er skyttere som er i en alder 
hvor de beste skytterne har trent i flere år for en slik tittel eller god plassering. Deltakere i 
denne klassen som blir kjent med at en eventuell konkurrent benytter betablokkere kan 
skape sportslig misnøye, og det kan også være noe som media vil ta tak i på en uheldig 
måte. Disse argumentene kan selvfølgelig også benyttes i klasse rekrutt/eldre rekrutt. Det 
er likevel slik at det er lettere å forsvare at det ikke brukes ressurser på antidopingarbeid 
mot gruppen under 15 år både internt i organisasjonen og mot omverden. 
 
Et annet argument er at skyttere i klasse junior kan også skyte i klasse 3 fra gang til gang 
med nåværende reglement. Det taler også for viktigheten av at denne klassen skal følge 
det ordinære dopingreglementet for klasse 3-5. 
 
Administrasjonen konkluderer således med at det gjøres unntak for dopingreglementet for 
klasse aspirant/rekrutt/eldre rekrutt på samme måte som for klasse 1,2, V55, V65 og V73. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2010: 
 
Ordlyden i setning om unntaksbestemmelsene i regelverkets punkt 15.200 § 2 endres til 
følgende: 
 
Dersom betablokkere er foreskrevet av lege, gjelder ikke forbudet ved konkurranser som 
bare er åpne for ett skytterlags medlemmer, og heller ikke for noen som skyter i klasse 
Aspirant, Rekrutt, Eldre Rekrutt, 1, 2, V55, V65 og V73. 
 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2010 til å gjøre følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtatt med 6 mot 1 stemme. Morten Bjerknæs stemte for 
DFSU sitt forslag. 

 
 
 
 
 
 



Sak 09/2010 Forslag om innføring av ny lagskyting på LS 
 
LS-utvalget anbefalte i sin rapport, framlagt til skytterstyrets møte i desember 2009, at det 
skulle innføres en lagskyting i baneskyting for klasse 3-5 på Landsskytterstevnet. Deres 
begrunnelse var at en lagskyting på fredag etter Stang- og felthurtigfinalen, vil sørge for at 
det blir mer publikum på arenaen fredag ettermiddag. Dette vil igjen trolig gi flere 
publikummere også på lørdag.  
 
Drøfting 
Den erfaring som ble gjort på Evje med få publikummere som fulgte finfeltfinalene fredag 
ettermiddag, medfører at administrasjonen støtter LS-utvalget i deres synspunkter om 
innføring av en lagskyting på Landsskytterstevnet.  
Konseptet som LS-utvalget foreslår og som administrasjonen støtter er følgende:  
 

1. De 50 beste skytterlagene kvalifiserer seg til denne lagskytingen ved at de tre beste 
skytterne fra skytterlaget i klasse 3-5 på baneskytingen kvalifiserer skytterlaget.  

2. Hvis skytterlag X sine 3 beste skyttere har skutt henholdsvis 235, 238 og 242 poeng, 
blir de kvalifisert til denne lagskytingen hvis det ikke er flere enn 49 skytterlag som 
har høyere samlet poengsum enn dem. I dette tilfelle blir kvalifiseringsresultatet 
715 poeng.      

3. I lagskytingen skytes samme 10-skudd som under samlagsskytingen for klasse 1-5. I 
tilfelle med skytterlag X skal skytteren som skjøt 235 poeng skyte først, skytteren 
med 238 poeng skal skyte som andremann, mens skytteren som i hovedskytingen 
skjøt 242 blir ankermann/kvinne. Dette vil være låst til et slikt system, og 
skytterlagene kan ikke erstatte de som har kvalifisert laget med andre skyttere. 
Oppropslistene for lagskytingen vil være klare etter at siste lag har skutt sin 
hovedskyting på onsdag. 

4. Det settes opp et fast trofé til vinnerlaget. Det blir ikke ytterligere premiering 
utover dette vinnertrofeet.  

I tillegg til å aktivisere 150 skyttere, tror administrasjonen som LS-utvalget at denne 
skytingen vil ha betydelig publikumsinteresse. Dette fordi de fleste identifiserer seg sterkt 
med skytterlaget sitt. Ved at det er de som kvalifiserer laget som også skal skyte 
lagskytingen, blir det ingen diskusjon om laguttak osv. som kunne gitt uenigheter og støy i 
skytterlagene.   Håpet er at dette skal bli en hyggelig sosial stund for publikummere og 
skyttere. Administrasjonen støtter også forslaget fordi det er et administrativt enkelt 
system både for arrangører og skytterlagene som blir involvert. 
 
Det er viktig å understreke at dette ikke blir noe offisielt NM for skytterlag, da en slik 
tankegang medfører at det kan bli stilt spørsmålstegn til om ikke skytterlagene selv skulle 
tatt ut laget. Ved å gjøre denne skytingen offisiell og høytidelig, vil det komme prinsipielle 
spørsmål om dette vil medføre at skytterlag begynner å samle toppskyttere fordi dette har 
høy prestisje. Dette har tidligere vært argumenter som har gjort at organisasjonen har 
vært skeptisk til innføring av lagskyting. 
 



Administrasjonen mener at systemet som LS-utvalget foreslår bør innføres som en 
prøveordning på LS 2010. En positiv evaluering av gjennomføringen i 2010, kan i sin tur 
medføre at dette blir fremmet som tingsak på Skyttertinget 2011 som en fast ordning.  
 
Nordic Arena A/S har sagt seg villig til å sette opp et trofé til vinnerlaget i 2010. 
Administrasjonen foreslår for øvrig at deltakerne og skytterlaget til de tre beste langene 
tildeles diplom. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Som en prøveordning under Landsskytterstevnet i Elverum i 2010, innføres en lagskyting 
for klasse 3-5 for skytterlag. Konkurransen gjennomføres på fredag ettermiddag etter 
avholdelse av Stang- og felthurtigfinale.   
 
Konkurransen gjennomføres på følgende måte: 
 

1. De 50 beste skytterlagene kvalifiserer seg til denne lagskytingen ved at de tre beste 
skytterne fra skytterlaget i klasse 3-5 på baneskytingen kvalifiserer skytterlaget.  
 

2. Hvis skytterlag X sine 3 beste skyttere har skutt henholdsvis 235, 238 og 242 poeng, 
blir de kvalifisert til denne lagskytingen hvis det ikke er flere enn 49 skytterlag som 
har høyere samlet poengsum. I dette tilfelle blir kvalifiseringsresultatet 715 poeng. 
Ved lik poengsum på siste kvalifiseringsplass, benyttes innertierrangering samlet 
fra de tre skytterne. Ved ytterligere likhet rangeres det lag først som har den beste 
individuelle skytter.   

 
3. I lagskytingen skytes samme 10-skudd som under samlagsskytingen for klasse 1-5. I 

tilfelle med skytterlag X skal skytteren som skjøt 235 poeng skyte først, skytteren 
med 238 poeng skal skyte som andremann, mens skytteren som i hovedskytingen 
skjøt 242 blir ankermann/kvinne. Dette vil være låst til et slikt system, og 
skytterlagene kan ikke erstatte de som har kvalifisert laget med andre skyttere.  
 

4. Det settes opp et trofé til vinnerlaget i 2010 fra Nordic Arena A/S. Deltakerne og 
skytterlaget på de tre beste lagene tildeles diplom.  

 
5. Etter gjennomføringen i 2010 evalueres gjennomføringen. Et eventuelt forslag om 

permanent innføring av lagskyting fremmes for Skyttertinget 2011. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 10/2010 Tingsak: Valg av medlemmer til Valgkomiteen i DFS 
 
Rogaland skyttersamlag har fremmet forslag om å endre regelverket slik at det ikke blir et 
krav om at valgkomiteen kun skal bestå av personer som er ledere i skyttersamlagene. 
Formelt sett er forslaget i henhold til det nye regelverket ikke riktig behandlet, da det kun 
ser ut til bare å ha vært styrebehandlet i Rogaland skyttersamlag. Det er nå krav etter de 
nye saksbehandlingsreglene at forslag også skal ha flertall på ombudsmøte for å kunne 
fremmes som tingsak. Administrasjonen vil likevel fremme forslaget for skytterstyret, da vi 
mener den ordningen som gjelder for valgkomiteens sammensetning bør endres. 
 
Drøfting 
Administrasjonen er enig med Rogaland skyttersamlag om at dagens ordning med å kreve 
at det kun er samlagsledere som skal sitte i valgkomiteen, er begrensende for å skaffe 
gode personer til valgkomiteen. Det er utvilsomt feil at man ikke kan velge mellom andre 
gode tillitsvalgte eller skyttere, eventuelt også andre, som kan bekle et slikt verv til det 
beste for DFS.   
 
Når saken først er satt på dagsorden, mener administrasjonen at dagens system har klare 
svakheter. For det første er ordningen demokratisk betenkelig ved at det kun kan velges 
blant 48 personer til de 10 vervene som medlem og varamedlem i valgkomiteen. Når dette 
hentes kun fra samlagsledere, kan det videre oppstå situasjoner der valgkomiteens 
medlemmer også kan være aktuelle til verv de selv skal være med å innstille til. Således 
kan det å bli innvalgt i valgkomiteen med nåværende ordning være en hindring for å 
fremme eget kandidatur til våre fremste tillitsverv på sentralt nivå.   
 
Som samlagsleder kan man videre anta at man som valgkomiteens representant blir utsatt 
for press blant samlagslederkolleger for valg til prestisjefylte tillitsverv for DFS sentralt. En 
person som ikke innehar denne samlagslederrollen, vil utvilsomt stå friere i sin vurdering 
av aktuelle kandidater. Dette medfører at administrasjonen mener at samlagsledere 
generelt ikke bør inneha verv i valgkomiteen.  
 
Ved en ordning hvor man sier at samlagsledere ikke skal ha verv i valgkomiteen, bør det 
presiseres at dette også må gjelde Norges Skytterstyres representanter og de ansatte i 
administrasjonen. Det er innlysende at det har uheldige konsekvenser om medlemmer av 
Norges Skytterstyre eller administrasjonen innehar verv i valgkomiteen. Det vil likevel 
være klargjørende å få det med i regelverket, slik at det ikke finnes tvil om slike 
situasjoner skulle oppstå.      
 
Så lenge valgordningen i DFS er basert på en ordning hvor det velges en representant fra 
hver landsdel til de viktigste styrer, mener administrasjonen som Rogaland skyttersamlag 
at det fortsatt er fornuftig at DFS beholder denne ordningen. 
 
En ordning med å fjerne nåværende samlagsledere i valgkomiteen må slik 
administrasjonen ser det skje ved en overgangsordning på to år gjeldende fra 2011. Hvis 
ordningen skulle trådt i kraft allerede på Skyttertinget 2010, må det allerede til dette 
Skyttertinget fremmes kandidater utenom samlagslederne hvis regleverket bli vedtatt. 
Administrasjonen mener det er mest hensiktsmessig å innføre ordningen over en 
toårsperiode gjeldende fra 2011.   
 



Etter endringen i Skytterbokas systematikk er punktet som Rogaland viser til i sitt vedtak 
nå endret. Det vil si at forslaget til Rogaland berører punkt 1.700 § 7-1. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2010: 
 
Skytterbokas punkt 1.700 § 7-1 gis følgende ordlyd: 
”Skyttertinget velger en valgkomité på fem medlemmer. For to år om gangen og slik at det 
vekselvis går ut to og tre. Ett medlem med personlig varamedlem fra landsdelene: Nord-
Norge, Midt-Norge, Vestlandet, Sørlandet og Østlandet. Valgkomiteen velger selv sin leder, 
nestleder og sekretær. Disse velges for ett år om gangen. Medlemmer av Norges 
Skytterstyre, samlagsledere eller ansatte i administrasjonen har ikke anledning til å være 
medlem eller varamedlem i valgkomiteen.  
 
Et medlem i valgkomiteen som i løpet av sin periode blir valgt inn i Norges Skytterstyre, 
som samlagsleder eller blir ansatt i administrasjon, blir erstattet med varamedlem, 
eventuelt med nyvalg ved første anledning på Skyttertinget. Et varamedlem i valgkomiteen 
som i løpet av sin periode blir valgt inn i Norges Skytterstyre, som samlagsleder eller blir 
ansatt i administrasjon, blir erstattet med nyvalg ved første anledning på Skyttertinget.” 
 
Ordningen innføres ved at man på Skyttertinget i 2011 velger bort nåværende 
samlagsledere som sitter som medlem/varamedlem og da er på valg. I 2012 blir de 
samlagsledere som velges som medlem/varamedlem i 2010 erstattet.    
 
Henning Ivarrud fremmet følgende forslag: 
”Skyttertinget velger en valgkomité på fem medlemmer. For to år om gangen og slik at det 
vekselvis går ut to og tre. Ett medlem med personlig varamedlem fra landsdelene: Nord-
Norge, Midt-Norge, Vestlandet, Sørlandet og Østlandet. Valgkomiteen velger selv sin leder, 
nestleder og sekretær. Disse velges for ett år om gangen. Medlemmer av Norges 
Skytterstyre eller ansatte i administrasjonen har ikke anledning til å være medlem eller 
varamedlem i valgkomiteen.  
 
Et medlem i valgkomiteen som i løpet av sin periode blir valgt inn i Norges Skytterstyre 
eller blir ansatt i administrasjon, erstattes med varamedlem, eventuelt med nyvalg ved 
første anledning på Skyttertinget. Et varamedlem i valgkomiteen som i løpet av sin periode 
blir valgt inn i Norges Skytterstyre eller blir ansatt i administrasjon, erstattes med nyvalg 
ved første anledning på Skyttertinget.” 
 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2010 til å gjøre følgende vedtak: 
Henning Ivarrud sitt forslag enstemmig vedtatt. 

 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 11/2010 
Forslag fra LS-utvalget vedrørende finaleavviklingen i Stangskyting 
(AG3/Repetervåpen) på LS 

 
LS utvalget har drøftet opplegget for Stangfinalen på LS, og hvorvidt det er sportslig 
forsvarlig at AG3 og repetergeværer konkurrerer sammen. Utvalget er delt i sitt syn på om 
dette er greit, men har gjennom sin drøfting kommet fram til enighet om følgende 
innstilling: ”Utvalget kan subsidiert enes om at Stangfinalen kan bestå som i dag som en 
samlet finale. Dette hvis AG3 skyttere tvinges til å gjøre en eller flere fullstendige 
omladninger. Utvalget foreslår derfor at Skytterstyret vurderer mulige tiltak som 
begrenser muligheten for at AG3 skyttere kan rekke å skyte så mange skudd”  
 
Skyttertinget drøftet i sak 15/2008 et forslag om å skille automat- og repetergeværer i 
Stangfinalen, et forslag som falt med 43 mot 14 stemmer. Mange vesentlige prinsipielle og 
tekniske forhold ble da grundig belyst i utredningen som ble forelagt Skyttertinget. Disse 
forhold blir kun i mindre grad gjentatt i denne innstillingen. 
 
Drøfting: 
Konkret går forslaget fra LS utvalget ut på at AG3 skyttere skal måtte ta ladegrep ved ett 
eller flere magasinbytter. Dette for å sinke skytteren slik at det skytes færre skudd.  
En vurdering av effekten er imidlertid at de beste AG3 skytterne fortsatt vil skyte 16 skudd 
på hvert av holdene, men at et ekstra ildhåndgrep vil medføre en viss økning av 
skuddtakten. Et obligatorisk ladegrep ved magasinbytter vil medføre at det blir færre som 
satser på fire magasiner på ”lettholdene”, og med forsvinner også det spektakulære. 
Obligatoriske ladegrep ved magasinbytter vil helt klart gi en vanskelighetsøkning for AG3 
skytterne, men hvor mye er uvisst.    
 
Ved å ta for seg resultatene fra de siste Stangfinalene viser statistikken at i tre av fire 
finaler er gjennomsnittsresultatet vesentlig høyere med repetergevær enn med AG3. 
Dette gjelder også for finalen i 2009 - dette til tross for at skytingen ble vunnet suverent 
med AG3. Om man ser bort fra de dårligste resultatene i finalen, og tar et gjennomsnitt 
blant de seks beste, kommer våpentypene jevnere ut. Unntatt er finalen i 2007, som ble 
fullstendig dominert av DFS skyttere.  
 
Det er meget forståelig at det synes urettferdig å konkurrere mot skyttere som skyter 32 
treff med AG3, når dette våpenet ikke er allment tilgjengelig. Samtidig nevnes at 
bestenoteringen med repetergevær de siste årene er 31 treff (innledende skyting i Førde), 
noe som viser at det er mulig! Om disse resultatene er på et repeterbart nivå, eller om de 
rett og slett kom på en optimal dag gjenstår å se. Vinnerresultatet i Evje på 32 treff med 
AG3 ble oppnådd først i kvalifiseringen, og så på nytt i finalen. Dette indikerer at det her 
er en skytter som holder et vesentlig høyere nivå enn noen av de øvrige. Dette 
sannsynliggjør også at denne skytteren med fortsatt satsing er i stand til å oppnå 
tilsvarende resultater i årene som kommer.  
 
Ufordringen i denne saken er at det pr i dag finnes én AG3 skytter som på sitt beste holder 
et vesentlig høyre nivå enn de øvrige. Det er fullt mulig å gjøre tiltak for denne skytteren 
slik at vanskelighetsgraden økes, men dette vil samtidig ramme alle AG3 skytterne, noe 
som i neste omgang vil gi færre med AG3 i Stangfinalen.  Om den/de beste skulle feile blir 
det kanskje ingen! Konsekvensene av dette kan bli alvorlige for vårt samarbeid med 
Forsvaret. Det vises her til LS utvalgets rapport og argumenter fremmet av 



administrasjonens representant i utvalget.  
 
Administrasjonen mener det er overordnet viktig å ikke gjøre tiltak som kan medføre noen 
form for risiko for vårt gode samarbeid med Forsvaret. Administrasjonen konkluderer 
derfor med at DFS bør avvente med en eventuell regelendring for Stangskyting med AG3. 
Dette for å danne seg et sikrere bilde av om resultatene over tid går mer i favør av 
skyttere med AG3. For 2010 legges det opp til å øke skyteavstanden på kortholdet noe. 
Dette tiltaket anses å utgjøre en større vanskelighetsøkning for AG3 skyttere, enn for de 
med repetergevær.  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Dagens reglement for Stangskyting opprettholdes. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 

Sak 12/2010 Forslag om 50 cm skive på 100 meter 
 
Østfold skyttersamlag foreslår at skiven på 100 meter reduseres fra 60 til 50 cm. 
Samtidlig ønsker de at sikteblinken utvides til og med sekserringen. 
Begrunnelsen er at det er vanskelig å skille de beste i klasse ER, og at overgangen fra 
100meter til 300meter er alt for stor. 
 
Drøfting i DFSU: 
Dette er en sak som har vært fremmet med jevne mellomrom. Det samme forslaget var til 
Skyttertinget i 1994 og 2008 uten å bli vedtatt. I tillegg trakk Akershus sitt forslag i 2005. 
 
DFSU kan ikke se at det har kommet noen nye momenter i forhold til tidligere 
argumentasjon og drøfting. Drøftingene gjort i 1994, 2005 og 2008 har store likhetstrekk 
der fokuset ligger på en tilrettelegging for bredden og rekruttering generelt. Opplevelsen 
av mestring på 60 cm skive er en helt annen enn om vi skjerper inn kravet til presisjon og 
utstyr ved 50 cm skive. Den egenutvikling og mestring nye skyttere opplever er et viktig 
moment i rekrutteringsarbeidet i organisasjonen.  
 
Østfold foreslår også å utvide sikteblinken til å gå dekke til og med sekserringen. Dette vil 
gjøre det tilnærmet likt å sikte på som dagens 60cm skive. Dvs. den blir 1 cm større en 
dagens. Dette vil eventuelt utgjøre svært liten forskjell fra i dag, men vil utløse noen 
investeringer for eksisterende anlegg i nye sikteblinker. 
 
Det er heller ikke tvil om at en 50 cm skive vil skille mer under vanskelige værforhold. Det 
vil da være en klar fordel å skyte tidlig om morgenen da vind og eventuell miragé vil 
innvirke på forholdene. Om forholdende skulle endre seg i løpet av en dag, vil det uansett 
gi større utslag ved redusert skivestørrelse.    
 
Når det gjelder 350 klubben kan det være greit med en total oversikt over nye skyttere 



som oppnår dette på landsbasis: 
 

- 1998    629 medlemmer    65 nye 
- 1999    673 medlemmer   44 nye 
- 2000    743 medlemmer   70 nye 
- 2001    815 medlemmer    72 nye 
- 2002    893 medlemmer    78 nye 
- 2003    992 medlemmer    99 nye 
- 2004  1075 medlemmer   83 nye 
- 2005 1190 medlemmer  115 nye 
- 2006 1283 medlemmer   93 nye 
- 2007 1397 medlemmer  114 nye 
- 2008   1511 medlemmer        114 nye 
- 2009   1611 medlemmer        100 nye 

 
Tallene viser at det har vært rimelig stabilt antall nye medlemmer i 350 klubben de siste 
årene. Dette på tross av at det i 2007 ble åpnet for en utvidet registrering til klubben.  
Problematikken Akershus pekte på sist, er at skytterne som har nådd dette nivået ofte 
gjentar bedriften, og at disse dyktige skytterne møtes til stadige dueller med små 
feilmarginer. Det er her, på dette toppnivået, at det kunne vært ønskelig med et bedre 
grunnlag for ferdighetsskille. Dette er forståelig, men rangering på innertiere synes 
fremdeles å være det beste alternativet fremfor andre tiltak.  
 
Det er gjort forsøk i skytterlag som vi ikke skal generalisere, men nevne, der resultatlisten 
ble sammenliknet ved 60 cm skive og 50 cm skive. Det var ingen endringer i toppen av 
resultatlisten, men utslagene gjorde seg gjeldende lenger ned på listen. DFSU tror dette er 
det som kommer til å skje. De beste vil fortsatt skyte fullt hus, mens de som i dag skyter 
rundt 245 eller mindre vil oppleve at avstanden opp til de beste blir mye større. Dette kan 
da kanskje virke mer avskrekkende i stede for motiverende. Så slik sett blir da spørsmålet 
om DFS har så stort problem med å skille de beste at vi kan ta mer hensyn til dette kontra 
bredden i rekrutteringsklassene. 
 
Konklusjonen er at en tilskjerping av vanskelighetsgraden med innføring av 50 centimeter 
skive ikke vil være rekrutteringsfremmende. 
 
Administrasjonenes drøfting: 
Administrasjonen støtter DFSU sitt syn i denne saken.  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Dagens ordning med 60 cm skive på 100 m opprettholdes. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 
 



Sak 13/2010 Forslag om endring av bekledningsreglementet 
 
Forslaget fra Østfold angående endring av bekledningsreglementet til standarder innenfor 
ISSF (Det internasjonale skytterforbundet) inneholder to deler. 
 
Forslagsstilleren begrunner først sitt forslag med at merknader til regelverket først og 
fremst har sin bakgrunn i mangel på kontroll av bekledning i konkurranser. Deretter 
påpekes at løsningen for dette er å innføre et dramatisk skarpere regelverk som foreligger 
i ISSF.  
 
Skytterboka pkt 8.140 inneholder bekledningsreglementet i DFS. DFS har sentralt sjelden 
mottatt merknader vedrørende dette regelverk. Norges Skytterstyre har etter det nye 
regelverket kompetanse til å foreta alle endringer i regelverkets kapittel 8. 
 
Drøfting: 
Når det i DFS er holdt en relativ lav profil på kontroll av spesialbekledning er det i 
forståelse med at de spesialbekledninger som er i bruk er laget for det internasjonale 
marked og derved stort sett i samsvar med de regler som Østfold foreslår brukt. Ser man 
spesielle løsninger som ikke er i samsvar med regelverket tas dette normalt med 
produsenten/leverandøren. 
 
Dette er nok en del av grunnen til at det har etablert seg en avpasset holdning til 
bekledningsregelverket og oppfølging med kontroller, i vår virksomhet.  
 
I DFS, hvor det er stort sett er ok å kle på seg det som passer for anledningen, uten at 
dette koster store summer, bør man ikke framelske eller fokusere sterkt på kontroller av 
bekledning. Et feltantrekk, kjeledress, vindjakker osv er greit, noe det ikke er i ISSF’s 
regelverk. Hvordan skulle det regelverket se ut og hvordan skulle kontroll av dette 
utføres? Her ville det med andre ord blitt en rekke unntaks- og tilleggsbestemmelser for å 
kunne videreføre den kultur vi representerer.  
 
Faktum er at regelverket i ISSF i gjentatte situasjoner har ført til kontroverser og mye 
diskusjon internasjonalt. ISSF’s regler krever også et omfattende kontrollapparat. Det vil i 
vår virksomhet med flere tusen deltakere (LS) bli en vanskelig oppgave for arrangører å 
håndheve. 
 
Samtidig kan det nok være at den del av gjeldende regelverk, som omfatter 
spesialbekledninger, kunne ha en øket oppmerksomhet ved de større arrangementer. 
         
Administrasjonen vil i samsvar med ovenstående konkludere med at vårt 
bekledningsregelverk er avpasset vår virksomhet og bør ikke endres. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Skytterbokas pkt 8.140 angående bekledningsreglementet i DFS beholdes uendret. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 



 
Sak 14/2010 Innføring av politiattest for ungdomsledere i DFS 
 
Saken utsettes og fremmes som sak for Skyttertinget 2010 i marsmøte. 
 

 
 
 

Sak 15/2010 Tingsak: Fremvisning av legeattest ved dopingkontroll 
 
Administrasjonen har nå inngått avtale med Antidoping Norge om gjennomføring av 
dopingkontroller for 3 år fram i tid. Norges Skytterstyre skal i den forbindelse årlig 
bestemme antallet kontroller.  
 
I forbindelse med kontraktsmøte reagerte representanten fra Antidoping Norge på at vi 
hadde innført regel hvor vi krever at legeattest skal framvises ”i forbindelse med 
avholdelse dopingprøve”, som det står i regelverkets punkt 15.200 § 2. 
 
Drøfting 
Da administrasjonen la fram sin innstilling til Skytterstyret i sak om dopingreglementet 
våren 2009, ble det først diskutert om det skulle gis en frist på 3 dager for å fremlegge 
legeattest for midler som står på DFS sin dopingliste. Det ble da argumentert for at dette 
ikke skulle gjøres, da det ble ansett som viktig at skytterne ikke ordnet med legeattest 
først etter at de var tatt inn til dopingkontroll.  
 
Administrasjonen mener imidlertid nå, etter at Antidoping Norge har kommet med sin 
anbefaling, at det skal gis en frist på 3 dager etter det aktuelle stevnet sin slutt på å 
framskaffe legeattest. I praksis er det også slik at det er ingen som kan benytte legemidler 
som står på DFS sin dopingliste, uten at dette først er foreskrevet av lege. Hvis en skytter 
benytter slike stoffer uten legeattest, må han i så fall fått tak i det illegalt utenom Norge. 
 
En ordning hvor skytteren vet at han ikke blir anmeldt fordi han har glemt legeattesten i 
forbindelse med dopingkontrollen, vil også medføre at skyttere ikke blir unødig engstelige 
for å gjøre en slik forglemmelse. Det har i løpet av høsten og vinteren vært mange 
henvendelser til Skytterkontoret fra personer som har vært opptatt av konsekvenser ved å 
glemme legeattesten hjemme hvis de ble kalt inn til dopingkontroll.    
 
Det at administrasjonen foreslår formuleringen om ”3 dager etter det aktuelle stevnets 
slutt” beror på at det kan være tilfelle hvor et stevne varer over flere dager, og hvor det 
således kan være vanskelig å få tak i legeattest på det stedet stevnet er. Eksempelvis kan 
man teste noen tidlig i Landsskytterstevneuka, mens skytteren ikke kan få tak i legeattest 
før etter at han har kommet hjem igjen. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2010: 
 
Regelverkets setning i punkt 15.200 § 2 angående framleggelse av legeattest gis følgende 
ordlyd: 
 



Legeattest skal framvises senest 3 dager etter det aktuelle stevnets slutt hvor dopingprøve 
er avlagt. 
 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2010 til å gjøre følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 

Sak 16/2010 350-klubben for R/ER/J, anke på avvisning av tilbakevirkende kraft 
 
Norges Skytterstyre vedtok i sak 90/2007 å forandre reglementet for 350 klubben slik at 
alle rekrutteringsskyttere som oppnår 350 poeng på mesterskapsprogrammet i 
baneskyting tildeles gravert plate med diplom. Resultatet må være oppnådd i 
terminfestede stevner eller offisielle lagskytinger, herunder også stevner internt i 
skytterlag. 
Troms skyttersamlag ber i brev av 8. oktober 2009 om at resultatene som ble skutt på 
fylkesmesterskapet for Troms i perioden 2003-2006 skal godkjennes. Med andre ord å gi 
regelendringen tilbakevirkende kraft. DFSU behandlet saken i november 2009, og 
anbefaler ikke å gi vedtaket tilbakevirkende kraft. Etter dette vedtaket har det kommet 
innspill til DFSU fra Kristen-Are Figenschau. 
 
Drøfting i DFSU: 
Når 350 klubben ble innført var det på en tid der det ikke var mange som oppnådde 
resultatet. Reglene rundt klubben var strenge, og det var kun offisielle stevner og 
terminfestede åpne stevner som telte med. Dette var det en god del misnøye med, og 
DFSU bestemte etter hvert å løse opp på reglene, for å kunne hedre prestasjonene som 
det er å skyte 350 poeng uansett hvor det måtte gjøres.   
 
Å gi en regel tilbakevirkende kraft er i særdeleshet uvanlig. Gis det her et unntak må vi 
regne med at alle som etter den nye ordningen får medlemskap i 350 klubben, og som 
oppnådde dette før ny ordning, vil ønske å bli behandlet på lik linje med de Troms ønsker 
unntak for. Hvor mange dette eventuelt kan dreie seg om er vanskelig å si, men at det er 
en betydelig mengde må vi gå ut ifra. 
 
Vedtak i DFSU: 
DFSU avslår Troms skyttersamlag sitt forslag om å gi reglementet for tildeling av 350 klubb 
medlemskap tilbakevirkende kraft. 
 
Administrasjonenes vurdering: 
Det har aldri vært noen praksis i verken strafferett eller organisasjoner å gi et vedtak 
tilbakevirkende kraft, og administrasjonen konkluderer på samme måte som DFSU. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre avslår Troms skyttersamlag sitt forslag om å gi reglementet for 
tildeling av 350 klubb medlemskap tilbakevirkende kraft.  
 
 



Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 

Meldingssaker 
 

1. Private inntekter 
2. Avtalen med NRK 
3. DFSU rapport om flere unge i feltløypa 
4. Brev fra NSSF angående skiskyttervåpen i alle ungdomslassene 
5. Takkebrev fra Slottet 
6. Forslag fra DFS valgkomite vedrørende endring av satser for godtgjørelse 
7. Søknad fra LS 2010 om økonomisk støtte til infrastruktur arena og tribunekapasitet 

finalearena Stang- og felthurtig 
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Sak 17/2010 Søknad om arrangement av Landsskytterstevne i 2014 
 
Saken usettes til neste møte 
 

 
 

Sak 18/2010 Forslag om endring av rangering i baneskyting 100 meter 
 
Østfold skyttersamlag foreslår å endre rangeringsreglene for mesterskap på 100 meter. De 
ønsker at innertierne fra 25-skudden skal tas med inn i finalen der det skytes avsluttende 
finaler. 
 
Drøfting i DFSU: 
Rangeringsreglementet har blitt forandret flere ganger de siste årene. 
I dag er reglene slik at alle 35 skudd gjelder ved rangering der det skytes fortløpende 
finaler. Der det arrangeres avsluttende finaler, slik som på samlagsmesterskap, 
landsdelskretsstevner og landskytterstevnet, er det slik at skytterne kun tar med seg 
poengene, og ikke innertierne. Denne regelen tar etter DFSU sitt syn desidert best høyde 
for at værforholdene kan variere stort igjennom de innledende skytingene. Når en 
konkurranse varer over et tidsintervall på kanskje flere dager kan været variere veldig 
mye. Faktisk så mye at man kanskje i enkelte tilfeller kan si det er en like stor prestasjon å 
skyte for eksempel 250 med 14 innertier i kraftig vind, som å skyte 250 med 20 innertiere i 
vindstille vær i samme konkurranse. I tillegg vil forskjellene på kal. .22 og 6,5 mm bli enda 
mer markant i ruskete vær. 
 
Vedtak i DFSU: 
DFSU anbefaler Norges skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
Dagens rangeringsreglement, 10-412, opprettholdes. 
  
 



Administrasjonenes drøfting: 
Det kan fremstå som noe pussig at en skytter som har skutt 350 poeng med 35 innertiere 
kan tape ei omskyting om seieren og ikke vinne stevnet, og isolert sett virke noe 
urettferdig.  
 
Allikevel kan værforholdene i løpet av et stevne variere så mye at det kan virke like 
urettferdig for en skytter som ”bare” fikk 20 innertiere innledningsvis, men måtte skyte i 
for eksempel kraftig vind, å måtte starte finalen med et handikap i forhold til 
konkurrenten. Noe det vil være om han/hun skal starte med minus 5 innertiere. Teoretisk 
sett kan en slik finale være mer eller mindre avgjort på forhånd, forutsett at flere skyter 
100 poeng. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Dagens ordning for rangering på 100 m etter pkt. 10.412 opprettholdes 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 

Sak 19/2010 Tingsak: Forslag om nytt NM i feltskyting 
 
Østfold skyttersamlag har fremmet forslag om at dagens grovfeltfinale på LS (12 skudd) 
erstattes med et eget arrangement, der finaledeltakerne skyter en ny feltrunde på 42 
skudd etter ”nordisk” opplegg. Forslagsstilleren ser for seg at finalen består av 300- 400 
skyttere, og at den arrangeres av et lokalt skytterlag i nærheten av LS-arenaen. Tanken 
bak forslaget er å lage et mer feltmessig preg på NM-finalen enn hva som er tilfelle på 
dagens finale, hvor det skytes på elektronikk fra overbygde standplasser. Ukjente 
avstander, bruk av dobbelthold og enkelte hold helt opp mot 650 meter vil gjøre skytingen 
både krevende og feltmessig. På denne måten sikrer man at vinneren innehar de 
ferdigheter en feltmester bør inneha. 
 
Denne saken er ganske identisk med et tingforslag fra Ringerike skyttersamlag i 2003. 
Saken ble vedtatt utsatt til Skyttertinget 2004, og Norges Skytterstyre ble gitt i oppdrag å 
frembringe LS-arrangørenes og andre involverte parters synspunkter på dette forslaget. 
Saken ble sendt ut på høring høsten 2003. Fem høringsuttalelser ble levert inn innen 
tidsfristens utløp. Disse var svært entydige: 
Ingen så muligheter til å finne arrangører i rimelig nærhet til LS som kunne påta seg et slikt 
arrangement. Anbefalingene var derfor sterke for at man skulle opprettholde dagens 
ordning med en 12-skudds finale på LS arenaen. 
 
Drøfting:  
Alle forslag som kan bidra til økt fokus og aktivitet i feltskytingene er positive. Intensjonen 
med forslaget er i så måte meget god, og inneholder interessante elementer for å få kåret 
en verdig vinner av NM felt. Å knytte NM i feltskyting til en mer utfordrende finalerunde 
vil absolutt kunne høyne statusen til NM vinneren. 
 



Landsskytterstevnet og NM i feltskyting 
Landsskytterstevnet har en helt spesiell plass i Det frivillige Skyttervesen, og det er et 
overordnet prinsipp at det ikke skal innføres ordninger som synes å kunne svekke 
øvelsenes status eller arrangementets betydning for organisasjonen. For 
Landsskytterstevnets del er det en klar fordel at alle finaler blir avgjort på LS-arenaen. Der 
er det tilrettelagt med storskjerm, servering, sitteplasser og parkering for både publikum 
og utøvere. Samtidig har vi de siste årene fått et sceneshow og en kåring av 
norgesmesteren, som har blitt godt mottatt av både publikum og utøvere.  
 
Det er vanskelig å se at et arrangementsted utenom LS arenaen skal kunne ivareta 
publikums interesser på samme måte. I tillegg vil det bli veldig lite folk igjen på arenaen 
under finfeltfinalene når alle som skal skyte grovfelt er et helt annet sted. Litt avhengig av 
avstand til feltfinalearenaen, vil det i de fleste tilfeller være naturlig at premieutdelinger 
for NM grovfelt avvikles der hvor finalen har foregått. Det vil nok for mange virke litt 
underlig at selve Landsskytterstevnet avsluttes et helt annet sted enn der hvor 
størstedelen av LS har vært.  
 
Den største utfordringen ved Østfolds forslag blir å finne arrangør og terreng for et slikt 
opplegg i rimelig nærhet til LS arenaen. I de fleste tilfeller er LS et samarbeidsprosjekt 
mellom flere av de største lagene i området. Enten står flere skytterlag som sidestilte 
arrangører, eller så er aktive lag i området tungt involverte som medhjelpere til 
arrangørlaget. Det å finne finalearrangører som både har kunnskap, kapasitet og 
pågangsmot til å påta seg et slikt arrangement er ikke enkelt, og det spørs om man er i 
stand til å finne dette alle steder. 
 
Deltakere og økonomi 
Det foreslås at finalen skal avvikles den avsluttende lørdagen i LS-uka slik som i 2009. 
Tidsmessig vil det være gjennomførbart å avvikle en 42-skudd med 300-500 skyttere på en 
dag. Til sammenlikning skyter opptil 950 skyttere på en dag i grovfelten på LS. De siste 
årene har det vært mellom 300 og 500 skyttere med 28 treff eller bedre i NM grovfelt.  
 
Foreløpig er det ikke gjort noen nøyaktige beregninger på hva et slikt utvidet arrangement 
vil medføre av kostnader. Forslagsstiller foreslår at arrangerende lag vil motta et fast 
beløp for å arrangere denne finalen, men noen sum er ikke nevnt. Størrelsen på dette 
beløpet vil selvsagt ha betydning i denne sammenheng. Østfold skyttersamlag foreslår at 
disse midlene tas fra skifeltsektoren, som samme samlag har foreslått lagt ned. I tillegg er 
det en kjent sak at dagens finale på elektroniske skiver også koster penger. For grovfeltens 
del vil det anslagsvis ligge på rundt 100.000 kroner. Dette er penger som blir spart, med 
mindre det også legges opp til å skyte på elektroniske skiver i et nytt finaleopplegg. 
 
En egen finaleavvikling på 42 skudd vil kreve mye ressurser å arrangere. Et viktig spørsmål 
i denne sammenheng er hvem som skal kvalitetssikre mesterskapet. Administrasjonen har 
dette ansvaret på LS, og det vil være naturlig at de får dette ansvaret også ved et slikt 
finaleopplegg. Det betyr møter og befaringer i forkant av mesterskapet, samt opplæring av 
funksjonærer. I tillegg kommer resultatservicen under selve konkurransen. Kapasiteten til 
Skytterkontorets ansatte er hardt belastet i LS uka som det er, så dette kan bli en 
utfordring. 
 

 



Konklusjon 
Administrasjonen har diskutert denne saken internt, og et klart flertall går imot denne formen 
for finaleavvikling. Hovedbegrunnelsen er først og fremst at det trolig vil være vanskelig å 
skaffe arrangør og terreng i rimelig nærhet til LS-arenaen. I tillegg vil forslaget svekke statusen 
til Landsskytterstevnet, noe som ikke er ønskelig. Dagens finale med elektroniske skiver, 
storskjerm og flott sceneshow har vært en suksess, og administrasjonen mener dette er den 
beste løsningen for NM felt.  

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2010: 
 
Dagens ordning med kåring av norgesmester i feltskyting under Landsskytterstevnet 
opprettholdes. 
 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2010 til å gjøre følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 

Sak 20/2010 
Tingsak: Forslag om nedleggelse av skifeltskyting og skogsløp med    
    skyting 

 
Østfold skyttersamlag foreslår at skifelt og skogsløp med skyting legges ned som offisielle 
øvelser i DFS og at skifeltutvalget legges ned. Midlene som denne sektoren har hatt til 
rådighet skal overføres til fremming av feltskyting.  
 
DFS/Utvalget for skifelt sin vurdering:  
DFS/Utvalget for skifelt har gjennomgått og evaluert utviklingen i sektorens øvelser fra dette 
var en tingsak i 2006 og fram til i dag. 
 
Skifelt: 

• Deltakerantallet i NM skifelt har de siste årene vært lavt. De siste fire år har antallet 
vært i underkant av 100 starter. 

• Det har vært veldig vanskelig å skaffe arrangører til NM, noe som har medført masse 
merarbeid for administrasjonen og utvalget. Dette har igjen medført at det har vært 
utbetalt doble arrangementsbidrag til arrangøren både i 2007, 2008 og 2009 på grunn 
av at arrangørene har påtatt seg å arrangere NM på kort varsel. 

• Antall konkurranser og deltakere i skifelt har vært synkende fra 2006. 
 
Skogsløp med skyting: 

• Deltakerantallet i NM har gått litt opp og ned. Dette skyldes først og fremst lokale 
forhold, slik som HVUV med og uten soldater.  

• GIHV ønsket i sin tid en prøveordning med å ha NM fast på Værnes. Dette ble prøvd ut, 
uten at det ga noen stor gevinst i antall deltakere (spesielt ikke etter at HVUV ble lagt 
ned). SFU har derfor vedtatt at de ikke ønsker et fast arrangørsted av NM i skogsløp 
med skyting. 

• Nye grep for å øke deltakerantallet på NM er vedtatt, bl.a. deler av NM i forbindelse 
med Landsskytterstevnet. 



• Antall konkurranser og deltakere har siden 2006 vært ganske stabil, men med en liten 
topp i 2007. (Tallene for 2009 er i skrivende stund ikke klare.) 

• Det har vært stor oppslutning om skogsløpkonkurransen på LS. Ny deltakerrekord ble 
satt i 2009 med 250 deltakere. 

• Aktivitetskonkurransen har hatt et kraftig oppsving. I 2009 rapporterte hele 51 lag at 
de hadde hatt et arrangement. Dette var fordelt på 29 forskjellige samlag, noe som 
tyder på at skogsløp med skyting har fotfeste i store deler av landet. 

  
Skifelt er i utgangspunktet en øvelse som passer godt inn i formålsparagrafen til DFS, og i en 
del områder av landet har fortsatt skifelt godt fotfeste. I dette bildet er det ikke ønskelig å 
legge begrensninger på de lag, samlag og landsdelskretser som har tradisjoner innen skifelt. 
SFU mener imidlertid at utviklingen i skifelt generelt sett har vært såpass negativ de siste 
årene, at det ikke lenger er liv laga for et eget norgesmesterskap. 
 
Når det gjelder skogsløp med skyting har utviklingen de siste årene vært en annen. SFU har 
gjort noen viktige grep i forbindelse med å få NM delvis integrert i Landsskytterstevnet i 2010. 
Forhåpentligvis vil dette slå positivt ut på deltakerantall og aktiviteten rundt om i landet. SFU 
ønsker derfor at skogsløp med skyting skal opprettholdes på alle nivå i DFS. 
 
Kongepokal 
Når det gjelder Kongepokalen, som er satt opp til vinneren av NM i skifelt, forutsetter SFU at 
denne overføres til NM i skogsløp med skyting. Hvis Kongepokalen blir fjernet eller ikke kan 
overføres til NM i skogsløp med skyting, mener Skifeltutvalget at NM fortsatt bør bestå.   
 
Skifeltutvalgets vedtak: 
SFU vedtar at NM i skifelt legges ned, men at skifelt opprettholdes som offisiell øvelse opp 
til og med landsdelsnivå. Det forutsettes at Kongepokalen overføres til NM i skogsløp med 
skyting. NM i skogsløp med skyting videreføres etter den malen som er 
lagt for 2010. 
 
Administrasjonens vurdering:  
Prinsipielt er administrasjonen av den oppfatning at Det frivillige Skyttervesen som 
organisasjon skal ha minst en aktivitet blant sine disipliner som stimulerer til fysisk fostring. 
Ettersom DFS er en skytterorganisasjon, må dette være i kombinasjon med en skyteøvelse. 
 
Administrasjonen deler skifeltutvalgets syn om at det er skogsløp med skyting som er den 
øvelsen med størst potensial for oppslutning. Øvelsen er mindre ressurskrevende enn skifelt 
hva angår så vel krav til arrangement, som utstyrsbehov til utøvere. Samtidig kan øvelsen 
utøves over hele landet. Dette er ikke tilfelle med skifelt. 
 
Med bakgrunn i den evalueringen skifeltutvalget har gjort, støtter administrasjonen 
anbefalingen fra SFU. Det er viktig at de deler av landet som har et skifeltmiljø skal kunne 
fortsette med denne aktiviteten, men interessen for skifelt generelt er såpass lav at det ikke 
kan forsvares å arrangere et eget NM. 
 
Administrasjonen ønsker at det fortsatt skal satses på skogsløp med skyting på alle nivåer i 
DFS. Tallet på antall utøvere og lag som har arrangementer innen denne disiplinen har økt bra 
de siste årene, og vi tror at de tiltakene som er gjort med å integrere deler av NM i skogsløp 
med skyting i Landsskytterstevnet vil slå positivt ut for aktiviteten. Økonomisk sett er det ikke 
mye penger å spare på å legge ned bare NM i skifelt. NM har et budsjett på 40 000 i 2010. 



Totalt har skifeltsektoren et budsjett på kr 300 000 kroner i 2010. Det inkluderer NM i skifelt 
og NM i skogsløp med skyting.  
 
Kongepokalen i skifelt har vært et gjennomgående tema gjennom mange år i DFS. Til en viss 
grad har nok denne bidratt til å holde liv i skifelt. Administrasjonen vil ikke i denne 
saksutredning drøfte problemstilling rundt Kongepokalens eventuelle framtid, men komme 
tilbake til dette i egen saksutredning, da det foreligger konkret forslag om dette tema fra 
Troms skyttersamlag som vil bli behandlet i aprilmøte. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende innstilling til 
Skyttertinget 2010: 

1. Norgesmesterskapet i skifelt avvikles fra og med 2011. 
2. Skifelt opprettholdes som offisiell øvelse i DFS opp til og med landsdelskretsnivå. 
3. Skogsløp med skyting opprettholdes på alle nivå i DFS. 

 
Tvinnereim fremmet følgende forslag: 

1. Skifelt og skogsløp med skyting opprettholdes på alle nivå i DFS. 
2. Konkurranseprogrammet i skifelt skal gjennomgås med tanke på mer fleksible 

arrangementsformer. 
3. Det skal vurderes faste arrangementssteder for NM skifelt. 

 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2010 til å gjøre følgende vedtak: 
Tvinnereim sitt forslag vedtatt som innstilling til Skyttertinget 2010 med 4 mot 3 stemmer. 
Tvinnereim, Ivarrud, Kornbrekke og Bjerknæs stemte for forslaget, mens Kveli, Undseth og 
Sotnak stemte for administrasjonens forslag. 

 
 
 

Sak 21/2010 
Forslag om endring av regelverkets pkt. 8.153 angående Feilskyting – 
Omskyting i feltskyting 

 
Råde skytterlag gjennom Østfold skyttersamlag foreslår følgende endring i Skytterboka sin 
paragraf 8.153: 
 

1. Setningen ”Treff i bakgrunnsmateriale telles ikke”, gjøres om til ”treff i 
bakgrunnsmateriale telles”. 

 
2. Setningen ”Skytteren skal dog….” gjøres om til ”Skyteren skal dog ha minst antall 

treff/innertreff ut i fra det antallet skudd i skiven og bakgrunnsmateriale”. 
 

3. Siste avsnitt ”eksempel….) gjøres om til (Eksempel 1: Treff i 
figur/bakgrunnsmateriale 8/2 på 10 skudd: minimum 4/0, maksimum 6/2).  

 
Råde skytterlag argumenterer for ovenstående forslag med at de mener at hele skiven i 
feltskyting må tas i bruk når det telles treff, også bakgrunnsmateriale.  
 
 
 



Drøfting 
Administrasjonen er uenig i Råde skytterlag sitt forslag om å benytte bakgrunnsmateriale i 
feltskyting til å telle treff. Mange feltstevner blir i dag arrangert uten at det er noe 
bakgrunnsmateriale. Råde sitt forslag måtte ha medført at et slikt pålegg ble innført. Selv 
om bakgrunnsmateriale i de fleste tilfeller er å anbefale, vil ikke administrasjonen at dette 
skal bli et pålegg for arrangører. Et slikt pålegg vil medføre at kravene for å arrangere 
feltstevner blir ytterligere skjerpet, og det er etter administrasjonens mening urimelig.  
 
Administrasjonen mener videre at et slikt system vil komplisere et allerede krevende 
reglementet i forbindelse med funn av for mange skudd i feltskyting. Hvis man begynner å 
telle treffene i bakgrunnsmateriale kan det også oppstå situasjoner der det er uklart 
hvilken skytter som har skutt skuddene som er utenfor treffsonen.    
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Regelverket i Skytterbokas punkt 8.153 angående ”Feilskyting – Omskyting” i feltskyting 
beholdes uendret.  
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 

Sak 22/2010 Tingsak: Årsregnskapet 2009 med årsberetning 
 
DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN - REGNSKAP PRIVATE OG OFFENTLIGE MIDLER 

Resultatregnskap 2009 
    

DRIFTSINNTEKTER Noter 2009 2008 
    
Salgsinntekter 3,4,5 31 110 698 27 399 816 
Abonnementsinntekter 4 1 836 807 1 836 086 
Offentlige tilskudd 2 31 892 696 31 289 161 
Salgsinntekter landslotteriet   3 042 620 
Sum driftsinntekter  64 840 201 63 567 683 
    
DRIFTSKOSTNADER    
Varekostnad 1 27 248 533 24 568 783 
Lønnskostnad 1,12 9 735 735 9 993 338 
Avskrivning varige driftsmidler 1 47 417 47 417 
Annen driftskostnad 1 15 053 292 17 527 670 
Utbetalte tilskudd 1 12 179 576 12 579 171 
Sum driftskostnad  64 264 553 64 716 379 
    
NETTO TIL/FRA OFFENTLIGE MIDLER    
Overførte offentlige midler til neste år 2,15 -2 287 762 -1 085 762 
Overførte offentlige midler fra tidligere år 2,15 1 085 762 959 707 
    
DRIFTSRESULTAT PRIVATE MIDLER  -626 352 -1 274 751 
    



FINANSINNTEKTER OG FINANSKOSTNADER    
Sum finansinntekter  339 717 781 930 
Sum finanskostnader  918 756 
Resultat av finansposter  338 799 781 174 
    
ÅRSRESULTAT  -287 553 -493 577 
    
Endring i egenkapitalen:    
Egenkapital med lovpålagte restriksjoner    
Rekrutteringsfremmende tiltak 7 -88 300 -334 219 
Skytebanesikkerhet   -554 744 
Felt-/Skifelt 7 -178 297 -167 813 
Landslotteriet 2008 7 -20 396 773 341 
    
Egenkapital med selvpålagte restriksjoner    
Overførte midler DFS Trygdefondet 14 -21 114 -22 361 
    
Annen egenkapital    
Til fri egenkapital  20 554 -187 781 
Sum  -287 553 -493 577 
 
 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
BALANSE PR 31.12.2009 
    
 Noter 2009 2008 
EIENDELER    
    
ANLEGGSMIDLER    
Varige driftsmidler    
Driftsløsøre, inventar, kontormaskiner 9 68 878 116 295 
Sum varige driftsmidler  68 878 116 295 
    
Finansielle anleggsmidler    
Lånefinansiering reservedelslager 10 500 000 500 000 
Sum finansielle anleggsmidler  500 000 500 000 
    
SUM ANLEGGSMIDLER  568 878 616 295 
    
    
OMLØPSMIDLER    
Varer 11 9 229 197 7 231 583 
    
Fordringer    
Kundefordringer  1 884 419 2 652 639 
Til gode merverdiavgift  575 524  
Andre kortsiktige fordringer 11 1 121 998 830 088 
Sum fordringer  3 581 941 3 482 727 
    
Bankinnskudd, kontanter og lignende 13 11 582 665 12 973 844 
    
SUM OMLØPSMIDLER  24 393 803 23 688 154 
    
SUM EIENDELER  24 962 681 24 304 449 



DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
BALANSE 31.12.2009 
 Noter 2009 2008 
EGENKAPITAL OG GJELD    
    
EGENKAPITAL    
Med lovpålagte restriksjoner    
Rekrutteringsfremmende tiltak 7 319 956 408 256 
Felt-/skifelt 7 917 733 1 096 030 
Skytebanesikkerhet  49 662 49 662 
Markedsføring/informasjon  82 544 82 544 
Landslotteriet 2008 7 752 945 773 341 
Sum  2 122 840 2 409 833 
    
Med selvpålagte restriksjoner    
DFS Trygdefondet 14 571 415 592 529 
Sum  571 415 592 529 
    
Annen egenkapital    
Fri egenkapital  9 948 821 9 928 267 
Sum  9 948 821 9 928 267 
    
    
SUM EGENKAPITAL  12 643 076 12 930 629 
    
GJELD    
Kortsiktig gjeld    
Ubenyttet offentlige midler 15 2 324 449 1 159 136 
Leverandørgjeld  7 581 260 6 773 545 
Skyldig offentlige avgifter  537 026 198 968 
Annen kortsiktig gjeld  1 876 870 3 242 171 
Sum kortsiktig gjeld  12 319 605 11 373 820 
    
SUM GJELD  12 319 605 11 373 820 
    
SUM EGENKAPITAL OG GJELD  24 962 681 24 304 449 
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Regnskapsprinsipper 
Årsregnskapet er satt opp i samsvar med regnskapslovens bestemmelser og er utarbeidet 
etter norske regnskapsregler.  Anbefalinger til god regnskapsskikk for ideelle 
organisasjoner er lagt til grunn der dette er ansett formålstjenlig.  For øvrig er god 
regnskapsskikk for små foretak lagt til grunn. Årsregnskapet omfatter Det frivillige 
Skyttervesens private midler og offentlige midler.  Det er utarbeidet et separat regnskap 
for offentlige midler mottatt over statsbudsjettet og som er inntatt som note i regnskapet.  
Eventuelle offentlige midler som ikke er benyttet i tildelingsåret overføres til bruk senere 
år.  Disse inngår i betalingsmidlene og er oppført som ubenyttede offentlige midler i 
balansen. 
 
Aktiviteten som er finansiert over DFS’ private midler, er i regnskapet fordelt på følgende 
virksomhetsområder; 
 
• Salg av våpen, ammunisjon og organisasjonsartikler, 
• drift av Norsk Skyttertidende, 
• utvikling og salg av administrasjonsprogram for skytterlag og skyttersamlag, og 
• annen organisasjonsvirksomhet som tar til seg kostnader som ikke dekkes av det 

offentlige tilskuddet. 
 
Transaksjoner regnskapsføres til verdien på transaksjonstidspunktet.  Tilskuddet over 
statsbudsjettet resultatføres i tildelingsåret.  Med tildelingsåret menes samme året som 
tilskuddet er ment å dekke driften av Det frivillige Skyttervesen.  Øvrige offentlige tilskudd 
resultatføres i samme år som tilsagn blir gitt.  Annen inntekt resultatføres når den er 
opptjent.  Utgifter er kostnadsført i samme periode som tilhørende inntekt og aktivitet 
(sammenstillingsprinsippet). Det frivillige Skyttervesen er ikke skattepliktig for noen del av 
virksomheten. 
 
Klassifisering av balanseposter 
Omløpsmidler og kortsiktig gjeld omfatter normalt poster som forfaller til betaling innen et 
år etter balansedagen, samt poster som knytter seg til varekretsløpet.  Øvrige poster er 
klassifisert som anleggsmidler. 
 
Kundefordringer 
Kundefordringene er oppført i balansen til pålydende etter fradrag for avsetninger til 
forventet tap. 
 
Varebeholdninger 
Lager av innkjøpte varer for videresalg er verdsatt til laveste av anskaffelseskost etter 
FIFO-prinsippet og virkelig verdi. 
 
Varige driftsmidler 
Eiendeler bestemt til varig eie og bruk, balanseføres og avskrives.  Avskrivning 
gjennomføres lineært over driftsmidlets økonomiske levetid.   
 
Pensjonsforpliktelser 
DFS har avtale om avtalefestet pensjonsordning.  Ordningen er tilskuddsbasert gjennom 
medlemskap i Statens Pensjonskasse.  Det er derfor ingen pensjonsforpliktelser knyttet til 
ordningen. 



Note 1 – Fordeling av inntekter og kostnader         
  INNTEKTER KOSTNADER 
  Salgs- Andre   Vare- Lønns- Av- og ned- Annen Utbetalte   
    inntekter inntekter SUM kostnader kostnader skrivninger driftskostnad tilskudd SUM 
Private midler                  
Salgsvirksomheten 30 166 766  30 166 766 25 894 091 1 226 647 10 730 1 847 585  28 979 053 
Norsk Skyttertidende 474 492 1 836 807 2 311 299 1 244 737 897 095  548 072  2 689 904 
Administrasjonsprogrammet 469 440  469 440 109 705 57 547  237 232  404 484 
Øvrig virksomhet private midler     260 611  1 151 505 88 300 1 500 416 
Sum private midler 31 110 698 1 836 807 32 947 505 27 248 533 2 441 900 10 730 3 784 394 88 300 33 573 857 
           
Offentlige midler          
11 Administrasjon  31 892 696 31 892 696  6 219 519 36 687 3 656 878  9 913 084 
12a Landsskytterstevnet     499 476  1 553 861  2 053 337 
12b Nordisk Mesterskap     62 584  421 830 114 134 598 548 
12c Norgescupen i baneskyting     15 742  38 938 27 000 81 680 
12d NM skifelt og skogsløp     17 631  14 805 26 000 58 436 
13 Medaljer/diplomer og premier       934 489  934 489 
14 Tilskudd til lavere organisasjonledd        2 593 963 2 593 963 
15a Ordinære anleggsmidler     31 023  1 797 620 2 688 117 4 516 760 
15b Miljøpakkemidler     4 625  399 253 3 040 872 3 444 750 
16 Utdanning     302 334  850 759 151 053 1 304 146 
17 Rekruttering     88 258  602 105 744 660 1 435 023 
18 Feltskyting/skifeltskyting     19 968  68 135 456 100 544 203 
19 Ammunisjonsbidrag        2 168 686 2 168 686 
20 Markedsføring     32 675  711 334 80 691 824 700 
21 Ny webportal       218 891  218 891 
Sum offentlige midler  31 892 696 31 892 696  7 293 835 36 687 11 268 898 12 091 276 30 690 696 
           
Sum totalt 31 110 698 33 729 503 64 840 201 27 248 533 9 735 735 47 417 15 053 292 12 179 576 64 264 553 



Note 2 - DFS offentlige midler    
INNTEKTER 2009  2008 
Ordinært tilskudd 26 200 000  25 296 000 
Tilbakef tidl utsatt innt.føring 36 687  -73 374 
Miljøpakkemidler 5 000 000  5 000 000 
Andre tilskudd 656 009  1 066 535 
Sum inntekter 31 892 696  31 289 161 
    
UTGIFTER    
11 Administrasjon 9 913 084  9 761 087 
    
12 Arrangementer    
12a Landsskytterstevnet 2 053 337  2 228 805 
12b Nordisk Mesterskap 598 548  439 751 
12c Norgescupen i baneskyting 81 680  84 493 
12d NM skifelt og NM skogsløp 58 436  55 870 
Sum post 12 2 792 001  2 808 919 
    
13 Medaljer, diplomer og premier 934 489  789 265 
    
14 Tilskudd lag, samlag og kretser 2 593 963  2 600 203 
    
15 Anleggsavdelingen    
15a Ordinær drift 4 516 760  4 258 658 
15b Miljøpakken 3 444 750  4 185 179 
Sum post 15 7 961 510  8 443 837 
    
16 Utdanning 1 304 146  1 298 000 
    
17 Rekruttering 1 435 023  1 440 000 
    
18 Felt- og skifeltskyting    
18a Feltskyting 355 200  336 600 
18b Skifeltskyting 189 003  288 498 
Sum post 18 544 203  625 098 
    
19 Ammunisjonsbidrag 2 168 686  2 355 000 
    
20 Markedsføring    
20a Informasjon 824 700  684 572 
20b Driftstilskudd Norsk Skyttertidende   80 000 
Sum post 20 824 700  764 572 
    
21 Prosjekt nytt øk.system/webportal  218 891  277 125 
    
Sum utgifter 30 690 696  31 163 106 
Sum utgifter ekskl interne overføringer 30 690 696  31 083 106 
    
Mindrebruk av offentlige midler 1 202 000  126 055 
    
Overført off. midler fra tidligere år 1 085 762  959 707 
Overført off. midler til neste år 2 287 762  1 085 762 
Resultat offentlige midler 0  0 

 



Note 3 – Driftsregnskap salgsvirksomheten 
 SUM VÅPEN AMMUNISJON ANNET SALG 
 2009 Budsjett 2008 2009 2008 2009 2008 2009 2008 
Salgsinntekter          
Ordinære salgsinntekter 30 166 766 23 225 000 26 444 401 13 319 697 10 319 812 16 109 962 15 443 841 737 107 680 748 
Sum salgsinntekter 30 166 766 23 225 000 26 444 401 13 319 697 10 319 812 16 109 962 15 443 841 737 107 680 748 
          
Varekostnader          
Varekjøp 27 891 705 20 030 000 23 743 698 13 612 406 8 543 273 13 668 565 14 495 426 610 734 704 999 
Endring varelager -1 997 614  -550 591 -2 362 742 231 225 255 776 -678 879 109 352 -102 937 
Sum varekostnader 25 894 091 20 030 000 23 193 107 11 249 664 8 774 498 13 924 341 13 816 547 720 086 602 062 
          
Bruttofortjeneste 4 272 675 3 195 000 3 251 294 2 070 033 1 545 314 2 185 621 1 627 294 17 021 78 686 
Bruttofortjeneste i prosent 14,17 13,76 12,29 15 ,54 14 ,97 13,57 10,54 2,31 11,56 
          
Lønnskostnader 1 226 647 1 100 000 1 273 910       
          
Avskrivninger 10 730  10 730       
          
Annen kostnad          
Fraktkostnader 963 014 875 000 845 336       
Husleiekostnader 279 867 300 000 317 202      
Leasing/driftsavtaler 66 103 50 000 54 776       
Inventar, kontormaskiner 27 461 30 000 54 137    
Revisjon 62 100 50 000 46 350    
Andre konsulenttjenester 31 900 20 000 19 000       
Kontorrekvisita, trykksaker 65 832 40 000 106 774       
Telefon og porto 15 332 20 000 11 176       
Reise- og oppholdsutgifter 37 453 125 000 63 121       
Markedsføring 246 256 200 000 156 271       
Forsikringer 48 400 35 000 42 240       
Tap på fordringer 3 867         
Sum annen kostnad 1 847 585 1 745 000 1 716 383       
Driftsresultat 1 187 713 350 000 250 271       



Note 4 – Driftsregnskap for Norsk Skyttertidende 
 Regnskap Budsjett Regnsk 2008 
Driftsinntekter:    
Annonseinntekter 474 492 560 000 545 475 
Abonnementsinntekter 1 836 807 2 100 000 1 836 086 
Driftstilskudd fra offentlige midler   80 000 
Sum driftsinntekter 2 311 299 2 660 000 2 461 561 
    
Produksjon-/distribusjonskostnader    
Trykningsutgifter 783 800 800 000 803 875 
Porto- og distribusjon 460 937 444 000 470 793 
Sum produksjons-/distribusjonskost 1 244 737 1 244 000 1 274 668 
    
Lønnskostnader 897 095 830 000 886 725 
    
Annen driftskostnad    
Husleiekostnader 102 025 100 000 97 037 
Inventar, kontormaskiner osv  25 000  
Revisjonshonorar 17 250 12 000 12 875 
Andre honorarer 7 775 18 000  
Kontorrekvisita 9 272 18 000 12 723 
Telefon og porto 42 624 75 000 39 718 
Reise- og oppholdsutgifter 356 726 312 000 376 075 
Markedsføring 9 498 25 000 56 477 
Forsikring 2 902 1 000 1 229 
Sum annen driftskostnad 548 072 586 000 596 134 
Driftsresultat -378 605 0 -295 966 
    
Note 5 – Salg administrasjonsprogram til skytterlag og skyttersamlag 
 Regnskap Budsjett Regnsk 2008 
Inntekter:    
Salgsinntekter 469 440 660 000 409 940 
Sum inntekter 469 440 660 000 409 940 
    
Varekostnader:    
Tjenester til videresalg 109 705 100 000 101 008 
Sum varekostnader 109 705 100 000 101 008 
    
Lønnskostnader 57 547 100 000 94 303 
    
Annen driftskostnad    
Inventar kontormaskiner osv 25 781 25 000 23 273 
Konsulenthonorarer EDB 175 169 345 000 118 131 
Kontorrekvisita 10 992 15 000 16 980 
Telefon og porto 10 541 15 000 10 836 
Reise- og oppholdsutgifter 14 749 50 000 49 763 
Markedsføring  10 000  
Sum annen driftskostnad 237 232 460 000 218 983 
Driftsresultat 64 956 0 -4 354 
 
 
 
 
 

   



Note 6 – Øvrig virksomhet 
    
 Regnskap Budsjett Regnsk 2008 

Lønns-/personalkostnader 258 773 250 000 44 828 
Inventar og utstyr 13 443 40 000 6 335 
Reise- og oppholdsutgifter 46 035 50 000 58 542 
Representasjon 100 425 90 000 106 727 
Kontingenter og gaver 43 564 50 000 44 953 
Forsikringer 21 114 20 000 22 361 
Kostnader fremtidige lotterier  250 000  
Leie storskjerm til LS 386 250 400 000 400 500 
Utgifter flytting Skytterkontoret  500 000  

 869 604 1 650 000 684 246 
 

Note 7 – Organisasjonsutgifter     
 Regnskap Budsjett Regnsk 2008 
Landsskytterstevnet 200 883 250 000 213 040 
Felt-/skifelt, elektroniske finalefeltfigurer 178 297  167 813 
Ammunisjonsbidrag  200 000 172 614 
DFSU, rekrutteringsvirksomhet 88 300 200 000 42 827 
Utdanning   291 392 
Sikkerhetspakke skytebaner   554 744 
Formål landslotteriet 2008 20 396 600 000  
Epost skytterlag og skyttersamlag 142 936 200 000 149 467 
 630 812 1 450 000 1 591 897 

 
Note 8 – Utsatt inntektsføring av mottatt tilskudd 
Mottatt offentlig tilskudd som først blir benyttet i senere år tas ikke til inntekt men skal 
føres opp i balansen som utsatt inntekt.  Dette gjelder offentlig tilskudd som er benyttet 
til anskaffelse av driftsmidler som har en økonomisk levetid på mer enn ett år.  Den 
utsatte inntekstføringen skal tilsvare fremtidige avskrivninger på anskaffede driftsmidler. 

 
   2009 2008 
Bokført utsatt inntektsføring 01.01   73 374 0 
Bokførte anskaffelser av driftsmidler   0 110 061 
Bokførte avskrivninger   36 687 36 687 
Bokført utsatt inntektsføring 31.12   36 687 73 374 
     
Bokført utsatt inntekt pr 31.12.2009 er balanseført som ubenyttede offentlige midler. 

 
Note  9 – Varige driftsmidler     
 Salgs-

avdelingen 
Øvrig 

virksomhet 
Offentlige 

Midler 
 

Sum 
Anskaffelseskost 01.01.09 162 056 192 325 621 241 975 622 
Tilgang 2009 0 0 0 0 
Avgang 2009 0 0 0 0 
Anskaffelseskost 31.12.09 162 056 192 325 621 241 975 622 
     
Akkumulerte avskrivninger 
31.12.09 

129 865 192 325 584 554 906 744 

 
Bokført verdi 31.12.09 

 
32 191 

 
0 

 
36 687 

 
68 878 

 
Årets ordinære avskrivninger 

 
10 730 

  
36 687 

 
47 417 

     
Økonomisk levetid 5 år  3 år  
Avskrivningsplan 20 %  33 %  



     
DFS har lagt seg på en noe høyere beløpsgrense for aktivering av driftsmidler enn den 
beløpsgrense som er bestemt i skatteloven.  Dette er begrunnet i at det meste av 
driftsmidlene finansieres av offentlig tilskudd. 

 
Note 10 – Fordringer/gjeld     
Fordringer med forfall senere enn ett år:    

   2009 2008 
Lånefinansiering reservedelslager   500 000 500 000 

     
Ingen del av gjelden forfaller senere enn 5 år 
 
Note 11 – Beholdninger 

   
 

2009 

 
 

2008 
Våpen   4 673 698 2 310 956 
Ammunisjon   3 449 701 3 705 478 
Organisasjonsartikler   1 105 798 1 215 149 
Sum   9 229 197 7 231 583 

     
Beholdning av premier og plaketter   164 804 128 029 

     
Beholdningene er oppført til anskaffelseskost.  Ukurans er hensyntatt.  
Beholdningen av premier og plaketter er vurdert som forskuddsbetalt kostnad og inngår i 
posten "annen kortsiktig fordring". 

 
Note 12 – Lønnskostnader ansatte, godtgjørelser, lån til ansatte  
 
Samlede lønnskostnader i resultatregnskapet er fordelt på følgende poster: 

   
 2009 2008 

Lønnskostnader 8 226 924 8 471 927 
Folketrygdavgift 1 193 061 1 219 073 
Pensjonskostnader (AFP) 76 356 63 821 
Annen godtgjørelse 239 394 238 517 
Sum 9 735 735 9 993 338 

 
Antall årsverk i 2009: 15   

   
 Generalsekretær Styret 

Lønn 790 163 80 000 
Annen godtgjørelse 6 000 159 600 
Sum 796 163 239 600 
   
Lån til ansatte i organisasjonen utgjør kr 427 298. 
 
Som arbeidsgiver har DFS oppfylt kravet til obligatorisk tjenestepensjon (OTP) til sine 
ansatte gjennom avtale med Statens Pensjonskasse.  Det foreligger ikke andre avtaler 
om spesielle pensjonsrettigheter, sluttvederlagsordninger eller andre godtgjørelser. 

 
Revisor 2009 2008 
Kostnadsført honorar revisjon 169 000 125 250 
Kostnadsført annet honorar 3 500 3 500 
Sum 172 500 128 750 
   
Beløpet inkluderer merverdiavgift. 



 
Note 13 – Bundne midler, garantier    

 2009 2008 
Skattetrekkskonto 873 075 460 842 
Portogaranti 15 500 15 500 
Tollgaranti 250 000 250 000 
Garanti Landslotteriet 2 824 610 2 745 456 
Sum 3 963 185 3 471 798 

 
Note 14 – DFS Trygdefondet   

 2009 2008 
Innbetalinger fra skytterlagene til dekning av forsikringspremie 48 013 48 652 
Årspremie ansvarsforsikring i IF Forsikring 69 127 71 013 
For lite innbetalt fra skytterlagene, belastet DFS Trygdefondet 21 114 22 361 

 
Note 15 – Ubenyttet offentlige midler   
Bokførte midler som gjelder mottatte tilskudd overført til senere år:  

   31.12.2009 31.12.2008 
Miljøpakkemidler overført til bruk neste år  2 419 594 864 344 
Ordinære midler overført til bruk neste år  -131 832 221 418 
Sum  2 287 762 1 085 762 
Utsatt inntektsføring av offentlig tilskudd  36 687 73 374 
Totalt   2 324 449 1 159 136 

 
 

ÅRSBERETNING 2009 AVGITT I HENHOLD TIL REGNSKAPSLOVEN 
 
Det frivillige Skyttervesen (DFS) er en ideell, frivillig, landsomfattende organisasjon opprettet 
ved stortingsvedtak i 1892 og startet sitt virke i 1893 med formål å fremme praktisk 
skyteferdighet innen det norske folk og derved dyktiggjøre det for landets forsvar.   
 
Virksomheten skjer i skytterlagene (ca 860) over hele landet etter retningslinjer gitt av 
Stortinget, Skyttertinget og Norges Skytterstyre, med en utøvende administrasjon plassert ved 
Skytterkontoret i Oslo.  Den daglige sentrale virksomhet er basert på årlig bevilgning til DFS 
over Forsvarsbudsjettets kap. 1719. 
 
DFS har en egen salgsavdeling hvor våpen, ammunisjon og organisasjonsartikler omsettes.  
Inntektene fra denne virksomheten dekker en del kostnader som ikke kan dekkes av 
bevilgningen gitt over Forsvarsbudsjettet.  Dessuten brukes disse inntektene, sammen med 
inntekter fra tidligere landslotterier til å dekke rene organisasjonsmessige utgifter på 
områder hvor aktiviteten er blitt større enn forutsatt, og bevilgningen over 
Forsvarsbudsjettet ikke strekker til. 
 
Den totale omsetningen er økt med vel 1,2 mill i forhold til 2008-regnskapet, og skyldes 
omsetningsøkning i salgsavdelingen samt økning i det offentlige tilskuddet. 
 
Årsresultatet er på –287.553 kroner.  Bruk av tidligere lotteriinntekter på tiltak som 
fremmer organisasjonens formål innenfor ungdomsarbeid samt finansiering av utvikling av 
elektronisk feltskytingsmateriell er årsaken til dette. 
 
Norges Skytterstyre mener at årsregnskapet gir et rettvisende bilde av Det frivillige 
Skyttervesens eiendeler og gjeld, finansielle stilling og resultat.  Fortsatt drift av organisa-



sjonens virksomhet er lagt til grunn for regnskapet, da styret anser at forutsetningen for 
fortsatt drift av den sentrale virksomheten er til stede. 
 
Arbeidsmiljøet ved Skytterkontoret er sikret gjennom internkontroll for å ta vare på helse, 
miljø og sikkerhet.  Et eget verneombud sørger for at de pålagte kontrollrutiner blir fulgt.  
Skytterkontoret er tilknyttet bedriftslegeordning. 
 
På Skytterkontoret jobber det 2 kvinner og 13 menn.  Ingen av de ansatte jobber deltid.  
Gjennomsnittslønnen for alle ansatte er kr 422.000.  Gjennomsnittslønnen til kvinnene er 
noe lavere enn for mannlige ansatte, noe som begrunnes i at de kvinnelige ansatte er 
ansatt i kontorstøttefunksjoner.  Generalsekretær og assisterende generalsekretær, som 
utgjør Skytterkontorets ledelse, er begge menn.  Alle stillinger på Skytterkontoret har sin 
egen stillingskode etter Statens Lønnsplanhefte, og følgelig en fast lønnsramme.  Dette 
momentet er viktig for å fremme likestilling mellom kjønnene på Skytterkontoret.    
 
Andelen kvinner blant de voksne aktive skytterne utgjorde i 2009 ca 10 %, og andelen synes 
å være økende, og i hele organisasjonen jobbes det for å få større kvinneandel i 
tillitsmanns-apparatet på alle nivåer.  DFS har kvinnerepresentasjon i Norges Skytterstyre. 
Ved framtidige stillingsutlysninger på Skytterkontoret vil kvinner bli oppfordret til å søke. 
 
Det har ikke vært alvorlige skader eller ulykker som har rammet de ansatte i 2009.  
Sykefraværet ved Skytterkontoret utgjorde 1,8 % av den ordinære arbeidstiden.   
 
Det frivillige Skyttervesen har i 2009 vært involvert i forskning og utvikling innenfor 
følgende områder: 
 

- Utprøving av nyvinninger hva angår støydempingsmetoder for standplasser. 
- Deltakelse i prosjekter med formål å undersøke omfanget av eventuell avrenning 

av tungmetaller fra kulefanger på skytebane. 
- Utvikling av presisjonsvåpen og ammunisjon i nytt kaliber 5.56. 
- Utvikling og oppgradering av utdannings- og støttemateriell for tillitsvalgte. 
- Utvikling og oppgradering av administrative verktøy til bruk i skytterlag og 

skyttersamlag, herunder administrasjonsprogramvare, web-portal og web-shop. 
 
 
Organisasjonens virksomhet påvirker det ytre miljøet på to hovedområder: 
 

- Gjennom salgsvirksomheten gjør en seg nytte av de transport- og 
distribusjonstilbud som finnes i samfunnet, og 

- aktiviteten i skytterlagene påvirker det ytre miljø, vesentlig i form av støy.  Disse 
forholdene er regulert gjennom Forurensningsloven og tilhørende 
konsesjonsbestemmelser. 

 
 

Oslo, 22. mars 2010 
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Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget i 2010 å gjøre følgende vedtak: 
 
Årsberetning og regnskapet for private og offentlige midler for 2009 godkjennes. 
 

 
 
 

Sak 23/2010 Tingsak: Forslag om endring av samlagsgrenser 
 
Østfold skyttersamlag foreslår denne endring av Skytterboka:  
 
”Paragraf 2.220 hvor det beskrives hvordan DFS er oppdelt i samlag gjøres om slik at 
inndelingen går etter dagens fylkesinndeling” 
 
Forslagsstillerens begrunnelse:  

• ”Det har vært mange diskusjoner opp igjennom årene om dette med samlagsgrenser. 
Mye av dette går på følelser, men det er på tide å få en inndeling som er tilpasset 
2010. Dagens system skaper ikke bare masse frustrasjon for media og publikum, men 
er også ufordelaktig i den sammenheng at man bruker masse unødvendige krefter på 
en struktur som er ufordelaktig oppdelt.  

• Pr i dag finnes det 48 samlag. I hvert samlag er det minimum fem medlemmer i 
samlagsstyret og fem medlemmer i ungdomsutvalget. Dette vil si at det er minimum 
480 ulike representanter som er opptatt med å administrere skyttersamlagene i stedet 
for å bruke sin kunnskap og erfaring i sine respektive lag. Omgjør man 
samlagsinndelingen til å følge fylkesgrensene vil det bli 19 samlag og dermed 190 
styrerepresentanter, noe som frigjør nesten 300 (!) skytterlagsmedlemmer slik at de 
kan gjøre en større innsats i sine egne lag. Dette vil gi økt aktivitet i lagene, noe som jo 
er det viktigste i DFS. 

• Vi er fullstendig klar over at det ikke er alle deler av landet som er så kompakt som 
Østfold, men i realiteten vil man da måtte kjøre litt lenger tre ganger i året når det 
arrangeres samlagsmesterskapene, ellers vil man merke kun mindre forandringer” 

 
Samlagsgrenseinndelingen er i inneværende turnus for 2009 og 2010 tema ved de regionvise 
seminarene. Samtlige samlag har så langt blitt tilsendt et analyseverktøy til hjelp i vurderingen 
av eget samlags størrelse, inndeling og funksjonalitet. Denne vurdering skal gjøres før 
landsdelsseminarene, slik at hvert samlag her kan presentere sine betraktninger rundt dette 



tema. Så langt er dette gjennomført for landsdelene Midt Norge, Østlandet og Nord Norge.  
 
Drøfting:  
Administrasjonen er av den overordnede oppfatning at en ny og påtvunget 
samlagsgrenseinndeling ikke vil være til det beste for DFS. Det synes samtidig åpenbart at en 
del av dagens samlagsgrenser er ulogiske i forhold til nåtidens kommunikasjonsmønster. 
Videre synes det å være et rasjonaliseringspotensial gjennom en viss sammenslåing og 
reduksjon i antall samlag, men alt dette må foregå frivillig. Gjennom drøftingene ved de 
regionale seminarene har samlagene presentert en del betraktninger rundt dette, men det 
har så langt vært få konkrete forslag. Dette til tross, prosessen anses på ingen måte for 
bortkastet! Alle samlag har nå gjort sine vurderinger, og der hvor det er framkommet 
betraktninger om endringer vil dette gjennom en bearbeidingsprosess i årene framover kunne 
gi konkrete endringer når forslaget er blitt noe mer ”modent”.  
 
Når det gjelder Østfold skyttersamlag sitt konkrete forslag om å samordne dagens 
fylkesgrenser og samlagsgrenser, er administrasjonen tvilende til hvor effektivt dette vil 
fungere. De viktigste spørsmål og argumenter i denne sammenheng er følgende: 
 

• Regnestykket mht reduksjon i antall tillitsvalgte på samlagsnivået er interessant og 
reelt. Samtidig vil det at hvert samlag får ansvaret for langt flere lag spredt over et 
større område også medføre betydelig merarbeid og merforbruk av tid for de som 
påtar seg verv. Hvordan vil det påvirke tilgangen på tillitsvalgte?  

 
• Det er ikke bare reiseavstander til samlagmesterskapene som vil øke, men dette vil 

også gjelde for ombudsmøtet, eventuelle uttaksskytinger og finaler, skyting om DNS 
når dette foregår sentralt, til kurs og samlinger osv.    
 

 
• En reduksjon av antallet tillitsvalgte i samlagsstyret vil frigjøre disse til innsats i eget lag 

slik forslagsstilleren argumenterer for. Det er også riktig at økt aktivitet i lagene er det 
viktigste for DFS. Samtidig må de tillitsvalgte i lagene vite nok om den jobben de skal 
gjøre for å kunne øke aktiviteten lokalt. Denne kunnskapen besitter mange, men 
mange må også få den tilført. Her er samlaget gitt den meget viktige oppgaven det er å 
sørge for at kunnskap blir tilført de tillitsvalgte i lagene gjennom kurs og oppfølging. 
Større samlag vil klart ha bedre forutsetninger og resurser til å stå for slik opplæring, 
men samtidig vil avstander og manglende nærhet gjøre dette mer krevende. En del av 
dagens store samlag har allerede med dagens samlagsinndeling sett nødvendigheten 
av å gjennomføre kurs og samlinger kretsvis internt i samlaget. Med færre og større 
samlag vil dette i større grad bli måten å treffe det tillitsvalgte på, men vil de 
tillitsvalgte i samlaget påta seg denne økte belastningen?   

 
• Administrasjonen anser det som en styrke at det er en viss nærhet mellom 

skytterlagene og samlaget. Det at man treffes på stevner, kjenner hverandre, og at de 
aktive lagene ofte har en sentral representant blant de tillitsvalgte i samlaget øker 
mulighetene for kommunikasjon og samarbeid.  

 
• Om det er grunn til å forvente generelt økt aktivitet i lagene med en så stor reduksjon i 

antall samlag stiller administrasjonen seg tvilende til. Hvordan vil økte avstander 
påvirke deltakelsen på samlagsstevner for de mindre aktive, aspiranter og 
rekrutteringsskytterne? Blir samlagsstevnet nå så stort at det må arrangeres over to 



dager? Hva med samlinger for rekrutteringsskyttere som mange samlag i dag 
arrangerer med høy kvalitet. Må man i store samlag heretter arrangere to – tre ganger 
så mange samlinger for å få med alle, eller vil deltakelsen bli redusert når avstandene 
øker?  

 
• Det er i dag stor variasjon i hvor aktive samlagene er opp mot sine lag og tillitsvalgte. 

Med noen store samlag blir man samtidig mer sårbar om det viser seg at et samlag 
ikke fungerer.   

 
Administrasjonen støtter ikke Østfold skyttersamlag sitt forslag. Dette begrunnet i at DFS ikke 
vil være tjent med en så radikal påtvunget endring. Samtidig ser administrasjonen et ikke 
ubetydelig potensial gjennom en viss rasjonalisering av samlagsleddet. De viktigste gevinstene 
her vil kunne være:  
 

• Bedre samordning av terminlister. 
• Et redusert behov for antall tillistvalgte. 
• Rasjonalisering av den administrative jobben. 
• Grunnlag for et større fagmiljø. 
• Totalt sett lavere driftskostnader. 
• Resurspersoner vil gi større ringvirkninger. 
• Muligheter for å ”skape noe nytt”. 
• Mer oversiktlig for politikere, etater og medier. 

 
I sin konklusjon legger administrasjonen til grunn at det i løpet av 2010 sluttføres en prosess 
der samlagene selv kvalitetssikrer sin geografiske funksjonalitet. Det er så langt framkommet 
få ønsker om vesentlige endringer i denne strukturen, og med det som konklusjon anser 
administrasjonen at samlagsleddet selv ikke ønsker omfattende endringer. Det er trolig også 
slik at samlagene i varierende grad rett og slett ikke har lyst til å ta den belastning det vil 
medføre å gå tungt inn i en prosess med mål om en radikal samlagsgrenseendring. Samlagene 
vil gjennom dette utsette seg for mye kritikk og motforestillinger fundamentert i sterke 
følelser og tradisjoner. 
 
Med noen justeringer mener administrasjonen at dagens samlagsledd er bra tilpasset den 
oppgave dette leddet er satt til å løse. Om DFS ser for seg en annen oppgave- og 
ansvarsfordeling organisasjonsleddene imellom, vil imidlertid dette bildet kunne bli endret.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende innstilling til 
Skyttertinget 2010: 
 
Den pågående prosess der samlagene basert på frivillighet drøfter sin geografiske 
funksjonalitet fullføres. Forslaget fra Østfold skyttersamlag om at fylkesgrenser skal gjelde 
som samlagsinndeling støttes derfor ikke 
 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2010 til å gjøre følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 



Sak 24/2010 Forslag om alternering av H.M. Kongens Pokal 
 
Saken utsettes til neste møte. 

 
 
 

Sak 25/2010 Tingsak: Forslag om finaler i klasse 1 og 2 
 
Etter forslag fra Aas skytterlag til ombudsmøtet i Follo fremmer samlaget flg. sak slik: 
 
”Follo skyttersamlag fremmer ovenfor Skyttertinget sak om skyteprogram i Det frivillige 
Skyttervesen slik at mesterskapsomgang bane skal skytes av klasse 1 og 2 samt at finale 
grovfelt også skytes for klasse 1.” 
 
Forslagsstillerens begrunnelse:  

• ”Klasse 1 og 2 er rekrutteringsklasser for klasse 3 – 5. Det er viktig å lære seg å mestre 
hele skyteprogrammet før eventuelt videre opprykk. 

• Klasse 2 skyter i dag samme program som klasse 3 – 5 i feltskyting. Klasse 1 skyter kun 
liggende. Med bakgrunn i at klasse 1 skal lære seg å mestre hele skyteprogrammet før 
eventuelt videre opprykk, også raskere mesterskapsskyting, ser vi ingen grunner til at 
klasse 1 ikke kan skyte finalehold som klasse 2 – 5 også ved feltskyting. Det forutsettes 
at klasse 1 skyter finalehold liggende. 

• Med bakgrunn i at det er viktig å lære seg å mestre hele programmet før eventuelt 
videre opprykk, ser vi ingen grunner til at klasse 1 og 2 ikke kan skyte samme 
mesterskapsomgang som klasse 3 – 5 ved baneskyting.  

• Der hvor arrangør velger å dele ut medalje til klasse 1 og 2, deles medaljen ut på 
henholdsvis 42 skudd for felt og 35 skudd for baneskyting. Øvrig premiering i henhold 
til Skytterboka. 

• Ved opprykk fra klasse junior til klasse 2 vil disse skytterne kunne føle seg noe 
urettferdig behandlet med dagens system, når det gjelder baneskyting. Fra å kunne 
skyte mesterskapsomgang som junior, vil de ikke lenger ha denne retten når de skyter i 
klasse 2.  

• Follo skyttersamlag tror at en slik endring vil gjøre terskelen til videre opprykk lavere, 
samt at det blir mindre forskjell i program mellom klasse junior og klasseførte og 
dermed lettere motivere og sikre overgang fra junior til klasseført. 

• Forslaget gjelder for alle åpne stevner opp til og med samlagsmesterskap.” 
 
Skyttertinget 2008 drøftet et tilnærmet tilsvarende forslag fra Akershus skyttersamlag. 
Forslaget falt da med 15 stemmer, mot 42 for å beholde dagens regelverk.  
 
Drøfting:  
Ved innføring av dagens reglement for klasse 1 og 2 var hovedintensjonen å tilrettelegge for 
voksenrekruttering. Dette slik at enhver som ønsker å starte med skyting, eller starte på nytt 
igjen, skulle få et snilt oppstartstilbud med utgangspunkt i sitt ferdighetsnivå. I dag foregår 
dette i stor grad etter de samme intensjoner og prinsipper som for klasse Aspirant, der man 
skal få tid og muligheter til å utvikle tilstrekkelig med skyteferdigheter til å takle en overgang 
til en høyere klasse.  
 
 



Forslagsstilleren legger stor vekt på at man gjennom å innføre obligatorisk 
mesterskapsomgang i disse klassene gir skytteren trening også i finaledelen av programmet, 
noe som vil øke mestringsevnen til en høyere klasse ved et opprykk. I så måte vil det å innføre 
obligatorisk mesterskapsomgang for klasse 2 i baneskyting kunne ses på som en slik skolering. 
Samtidig vil trolig en overgang til et program som også består av stående skyting være en vel 
så stor utfordring for de som rykker opp fra klasse 2 til klasse 3! I så måte kan dette også 
kunne tale til favør for å innføre omgang i klasse 2, slik at man får trent på dette og kan 
fokusere fullt og helt på å lære seg stående skyting ved opprykk.  
 
Skal man forandre noe må det være fordi noe ikke fungerer tilfredsstillende, eller at det ligger 
et forbedringspotensial i endringen. Derfor blir spørsmålet om klassene det her er snakk om 
fungerer slik som ment, eller ikke? Et tilbakeblikk på deltakelsen ved LS vil kunne gi noen slike 
indikasjoner. Statistikken for de tre siste år viser disse kjernetallene: 
  

År 

Antall 
deltakere i 
kl 1 

Antall skyttere 
med 241 eller 
bedre 

Antall 
deltakere i kl 
2 

Antall skyttere 
med 241 eller 
bedre 

2007 180 34 (ca 19%) 470 14 (ca 3%) 
2008 218 37 (ca 17%) 423 15 (ca 3,5%) 
2009 234 49 (ca 21%) 508 30 (ca 6%) 

 
Det mest interessante i denne statistikken er hvor stor andel av skytterne som oppnår 
resultater som ligger over klassesettingskravet på 241 poeng, noe som gir et bilde av hvor 
lenge skytterne forblir i klassen. Når det gjelder klasse 1 så viser resultatene at det er grunn til 
å anta at det er en relativt høy andel som rykker opp hvert år. Alt tyder derfor på at klasse 1 
fungerer fint som en rekrutteringsklasse for voksne gjennom at man relativt raskt oppnår et 
bra ferdighetsnivå i liggende skyting. Hvordan disse skytterne så klarer seg videre gjennom 
klassesystemet er mer uvisst. At en langt lavere andel skyttere i klasse 2 oppnår et resultat 
som kvalifiserer til opprykk tyder på at skytterne bruker mer tid i denne klassen. Dette er 
imidlertid også iht. intensjonen for klassen da den ble opprettet av Skyttertinget 2006. Det ble 
den gang vektlagt at man skulle få anledning til å bruke tid på å oppnå et godt nok 
ferdighetsnivå, slik at man ikke skulle falle gjennom ved videre opprykk til klasse 3.  
 
Det er i deler av landet mange arrangører som velger å dele ut medalje til vinnerne i klasse 1 
og 2 ved åpne stevner. I baneskyting skjer dette etter 25 skudd, dette selv om en del skyttere 
velger å skyte omgang slik de iht. tingvedtaket er gitt anledning til. Hvorvidt medaljer og 
mesterskap vil bidra til økt rekruttering er tvilsomt, men det vil kunne høyne statusen ved å 
skyte i disse klassene. En alminnelig oppfatning er at skyttere flest i klasse 1 og 2 ønsker å bli 
mest mulig likebehandlet med skyttere i de øvrige klasser, og at det å skyte finaler og å ha et 
mesterskap er et generelt ønske i så måte. I denne sammenheng er det nok de som ligger i 
toppen av klassene som ønsker dette mest! Et berettiget spørsmål er om det å ha oppnådd 
medaljer, heder og ære vil bidra til at man klarer seg bedre ved opprykk til en høyere klasse? 
Det vil uansett være et langt sprang fra det å være på topp i klasse 2, til det å hevde seg i 
toppen blant de beste i klasse 3 – 5. Kan det tenkes at de som er vant til å være stjerner i 
klasse 2 vil oppleve det som en solid nedtur når man blir en anonym 3. klasse skytter, trolig 
tilsvarende det en del juniorskyttere i dag opplever ved overgangen til senior?  
 
Administrasjonen mener klasse 1 og 2 i dag fungerer optimalt etter de politiske formål disse 
klassene er tiltenkt å ha. Det er ikke ønskelig å øke statusen slik at skyttere i større grad blir 



fristet til å bli værende i disse klassene. Administrasjonen er videre av den alminnelige 
oppfatning at det er viktig å ha noe å strekke seg etter, noe å se fram til etter hvert som 
skytekarrieren tar form. I så måte vil det kunne virke som en motivasjon å se fram til å kunne 
delta i mesterskap og det å skyte finaler. Det er viktig at man fortsatt ser på disse klassene 
som trenings- og innlæringsklasser for et opprykk til klasse 3 – 5, mesterskapsklassene. Når 
det gjelder mulighetene for å trene på finaleomgang så er de i stor nok grad til stede i 
baneskyting ved egentrening i laget, og ved deltakelse i åpne stevner, at det anses av den 
grunn ikke som noe problem.   
 
Et annet aktuelt tema for tiden er hvordan organisasjonen i alle ledd kan redusere sine 
utgifter til trofé og medaljer. Et regelverk som i større grad tilrettelegger for mesterskap i 
klasse 1 og 2 vil i så måte kunne påvirke dette motsatt.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende innstilling til 
Skyttertinget 2010 
 
Dagens regelverk mht mesterskapsomgang i klasse 1 og 2 beholdes uendret.   
 
Tvinnereim foreslo følgende: 
Saken utsettes og sendes over til DFSU for uttalelse før saken blir behandlet i Norges 
Skytterstyre på neste møte. 
Forslaget falt med 4 mot 3 stemmer. Kveli, Undseth, Ivarrud og Sotnak mot Tvinnereim, 
Bjerknæs og Kornbrekke.    
 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2010 til å gjøre følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtatt med 6 mot 1 stemme. Morten Bjerknæs stemte for 
forslaget til Follo. 

 
 
 

Sak 26/2010 Tingsak: Forslag om generell godkjenning av skiskyttervåpen i DFS 
 
Norges Skiskytterforbund har i brev oppfordret DFS til å tillate skiskyttervåpen i alle 
rekrutteringsklassene. Nordfjord skyttersamlag har behandlet samme sak på sitt 
ombudsmøte, og fremmer også forslag om å tillate våpen som er godkjent i Norges 
Skiskytterforbund i DFS. 
 
Drøfting i DFSU: 
DFSU ser på dette som en god ide. Skiskyttervåpenene vil selv med sitt lette avtrekk neppe gi 
noe fordel i forhold til de pr. i dag godkjente våpen i DFS.  
Å åpne for bruk av skiskyttervåpen i rekrutteringsklassene vil kunne ha flere positive sider. 
Det vil med en slik åpning gjøre det betraktelig enklere for skiskytterne å kunne delta i 
skytterlagsaktivitet. Dette vil gi skiskytterne bedre mulighet til å kunne trene og 
konkurrere i skyting, og det vil kunne gi mer aktivitet i DFS. Altså en vinn-vinn situasjon.  
 
Vedtak i DFSU: 
DFSU anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak:  
Det åpnes for bruk av skiskytternes våpen i rekrutteringsklassene i DFS.  



Det må gjøres en vurdering av sikkerheten og funksjonaliteten med disse geværene, og 
reglement rundt våpenet utarbeides sammen med NSSF.  
 
Administrasjonenes drøfting: 
Administrasjonen er enig med DFSU. Som NSSF skriver har de stor aktivitet i de yngre 
klassene. Ved å kunne åpne for bruk av deres våpen i vår organisasjon vil denne gruppen 
kunne få et enda større aktivitetstilbud enn det NSSF alene kan tilby. Dette vil i særlighet 
gjelde sommerhalvåret når de ikke har mye konkurransetilbud selv. For å kunne 
konkurrere i DFS må disse skiskytterne som ønsker å prøve seg litt i DFS tilsluttes et 
skytterlag. Dette burde i seg selv være en berikelse for miljøet og aktiviteten i skytterlaget 
skiskytteren oppsøker.  
 
Videre vet vi med sikkerhet at frafallet i de fleste kondisjonsidretter er betraktelig større 
enn vi har i DFS. Det er videre nesten en selvfølge at de som driver med skiskyting er glade 
i minst to ting. Den ene er å gå på ski, og den andre er å skyte. Når man ikke opp i 
skiskyting, kan det være enklere å fortsette med skyting istedenfor om de allerede har 
knyttet kontakt med et skytterlag.  
 
For NSSF vil det skytterlagene med sine store kunnskaper om skyting kunne heve 
basisferdighetene i skyting for mange av deres utøvere. Det er også mulig at enkelte av 
DFS sine skyttere også vil fange interesse for skiskyting, og således gjerne vil prøve seg i 
NSSF også. I henhold til samarbeidsavtalen mellom DFS og NSSF er formålet å skape et 
samarbeid mellom DFS og NSSF på det skytetekniske og rekrutteringsmessige område. 
 
Godkjenner DFS bruk av NSSF godkjente våpen i våre konkurranser er jo dette et stort 
skritt for å tilrettelegge for slikt samarbeid. Det er vanskelig å tenke seg at bruken av slike 
våpen kan oppfattes som noen fordel i klassene R-ER og Jun. Disse våpnene er 
gjennomgående lette, de har kortere siktelinje og er utelukkende i cal.22. Det må allikevel 
være et krav at våpnene som skal brukes skal ha et avtrekk på minst 0,5kg og at de har en 
sikringsfunksjon.  
 
Administrasjonen foreslår at Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2010 til å gjøre 
følgende vedtak: 
 
Godkjente skiskyttervåpen i Norges Skiskytterforbund tillates brukt i rekrutteringsklassene 
i DFS, det vil si Aspirant, Rekrutt, Eldre rekrutt og Junior. Det er en forutsetning at våpenet 
har en sikringsfunksjon som er godt synlig. 
 
 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2010 til å gjøre følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 
 
 
 



Sak 27/2010 Tingsak: Budsjettsøknad 2012 
 
I ”REGLEMENT FOR ØKONOMISTYRING I STATEN”, fastsatt ved kongelig resolusjon av 12. 
desember 2003 og gjennom ”BESTEMMELSER OM ØKONOMISTYRING I STATEN” fastsatt 
samme dato, er det fastlagt kriterier for driftsstøtte over forsvarsbudsjettet kap.1719 post 
71: 
 
Den overordnede målsettingen for organisasjoner som mottar driftsstøtte, er å styrke 
forsvarsviljen- og eller evnen hos det norske folk og å være nyttig for totalforsvaret. 
Opplysningsorganisasjonene som mottar driftsstøtte må ha som mål å styrke 
folkeopplysningen gjennom informasjon og holdningsskapende arbeid. Det legges vekt på at 
informasjonen skal representere et mangfold. Øvrige organisasjoner skal bidra til økt 
interesse for rekruttering til Forsvaret, samt bidra til å opprettholde Forsvarets evne og vilje 
til å utføre sine oppgaver så vel som folkets forsvarsmotivasjon. Internasjonal 
fredsbevarende og fredsbyggende aktiviteter vektlegges. 
 
Forsvarsdepartementet vil prioritere å gi støtte til organisasjoner som når et størst mulig 
publikum. Fordi departementet gir driftsstøtte, og i liten grad stiller spesifikke krav til 
hvordan organisasjonens oppgaver løses og målsettinger nås, er det viktig at målgruppene 
oppfyller visse krav: 
 

• Organisasjonene må, i tillegg til å oppfylle øvrige kriterier for støtte, være 
landsdekkende. 

• Hovedsammenslutninger av organisasjoner bør prioriteres. 
• Organisasjonene må ikke vedkjenne seg politikk som strider mot norsk lov. 
• Organisasjonene må ikke ha en formålsparagraf som motarbeider den sikkerhets- og 

forsvarspolitikk som Stortinget har vedtatt. 
• Organisasjonene bør ikke ha som hovedoppgave å fremme sine medlemmers ve og 

vel”. 
 
Det frivillige Skyttervesen har sine grunnregler gitt av Stortinget. Formålsparagrafen har 
stått uforandret i mer enn 100 år, men passer svært godt til de kriterier som departementet 
har gitt for driftsstøtte: 
 
”Det frivillige Skyttervesens mål er å fremme praktisk skyteferdighet innen det norske folk 
og derved dyktiggjøre det for landets forsvar.” 

 
Vårt overordnede mål: 
Da Stortinget opprettet Det frivillige Skyttervesen var det med den klare hensikt å bygge 
opp under forsvarsviljen og å styrke Forsvaret. 
 
DFS er en breddeorganisasjon - ”…innen det norske folk…”- med klar forsvarsmessig 
tilhørighet - ”…dyktiggjøre det for landets forsvar.” 
Hele vår aktivitet legges opp til og nå så mange som mulig gjennom lokale 
rekrutteringstiltak, markedsføring gjennom stevneaktivitet og lokale tilbud, utdanning av 
tillitsmenn og instruktører. 
 
DFS er en praktisk utøvende organisasjon som trenger baneanlegg. Det er viktig å 
understreke betydningen av at hvert lag har sin egen skytebane, så langt dette er mulig. 



Bygging og vedlikehold av baner blir i stor grad gjort på dugnad med midler fra det 
offentlige og midler som lagene selv skaffer til veie. Organisasjonen arbeider målbevisst 
med miljøforbedringstiltak gjennom den såkalte ”Miljøpakka”.     
 
Ved å ta hånd om salg av våpen og ammunisjon sentralt vil organisasjonen hjelpe skytterne 
med å kvalitetssikre disse produktene, og gi medlemmene best mulig pris. 
 
Gjennom styrking av det forpliktende samarbeidet med Forsvaret, og gjennom avtaler om 
bruk av baner/bygningsmasse, gjennom utdanningstiltak og felles arrangement – søke å 
legge forholdene best mulig til rette for vårt virksomhetsområde. DFS har således over flere 
tiår hatt samarbeidskurs med HV for utdanning av skyteinstruktører. Siden 2007 er dette 
også gjennomført med deler av med Hærens styrker. 
 
I St.prp. nr 42. Den videre moderniseringen av Forsvaret i perioden 2005 – 2008 har bl.a. 
ført til en kvalitetsreform av Heimevernet. Dette får den konsekvens at Heimevernets behov 
for skytebaner for gjennomføring av trening øker. Våre skytterlag må her være forberedt på 
økt støtte til HV gjennom lokale avtaler, slik vi kjenner det fra tidligere. 
 
DFS startet i 2005 et samarbeid med HV for økt fokus på utnyttelse av den skyteferdighet 
som DFS’ ungdomsskyttere har. Dette gjaldt både førstegangstjenesten og plassering i 
strukturen senere. Ordningen med førstegangstjeneste ved HVUV fungerte utmerket. I 2008 
ble imidlertid HVUV lagt ned og ordningen lagt på is inntil videre. Det arbeides med å se på 
andre løsninger for å få etablert en tilsvarende ordning som den som var etablert ved 
HVUV.   
 
DFS har i sine ungdomskull en relativt stor andel kvinnelige skyttere. Det bør utformes en 
strategi i samarbeid med Forsvaret slik at DFS kan støtte bestrebelsene med å informere og 
rekruttere de mest motiverte og best egnede av begge kjønn til Forsvarets mangeartede 
virksomhet. Herunder bør fokus fortsatt rettes mot ungdomsklassene ved f. eks 
Landsskytterstevnet, sentrale kurs for tillitsvalgte og regionale seminarer. I møter med FD 
har DFS har mottatt forslag om at DFS bør vurdere å invitere representanter(elever) fra 
grunnleggende befalsutdanning til kurs/samlinger for å presentere Forsvarets tilbud til våre 
rekrutteringsskyttere. På sikt vil dette, ved økt rekruttering til befalsutdanningen, styrke 
befalets kunnskap om vår virksomhet. DFS’ hjemmesider er allerede i bruk bl.a. til dette 
formål. DFS er kjent med Forsvarets uttalte målsetting om minimum 25 % kvinneandel i 
oppsetningene og har bl.a. dette som en målsetting ved de tiltak som nevnt ovenfor. For LS 
2010 og senere vil vi fortsatt tilby Forsvaret markedsføring av ovennevnte satsing på 
storskjermer på LS.    
 
I en tid med et forsvar i sterk omorganisering og mange nordmenns opplevelse av et 
redusert nærvær av avdelinger, må vi som en frivillig forsvarsorganisasjon kunne hevde at 
vårt nærvær overalt i landet er viktigere enn noen gang. Ivaretakelse av skytebaner og 
arbeidet med å ha aktive skytterlag overalt får med dette en økt betydning.  
 
I arbeidet med å ta vare på skytebanene, særlig de som ligger nær bebyggelse, opplever vi 
et sterkt press på økonomien i organisasjonen. Vi har store kostnader til juridisk og teknisk 
bistand for enten å beholde eksisterende baner eller å bygge nye, lengre vekk fra 
bebyggelse. Det haster med å sikre eksisterende skytebaner. For å holde de økonomiske 
rammer innenfor anleggssektoren har Norges Skytterstyre vedtatt en reduksjon av ordinære 
bidrag for skytterlagenes oppgradering av sine baner i et 20 års perspektiv på den enkelte 



bane. For 2010 er denne reduksjon 50 %. Dette til tross har det etablert seg et etterslep i 
størrelsesorden 1.8 mill til dette formål. 
 
Målgrupper: 
Helt fra starten av har Det frivillige Skyttervesen blitt pålagt å gjennomføre 
instruksjonsskyting for alle som i prinsippet ønsker det, spesielt nevnes ungdom fra og med 
det år de fyller 14 år og til og med utskrivningsåret. I lokalmiljøet arrangeres skyteskoler. 
Dette anses som ett av de beste rekrutteringstiltak. Skolene er en målgruppe vi søker å nå 
gjennom organisert skoleskyting i ungdomsskoler og videregående skoler. 
Også voksne gis tilbud om opplæring gjennom trening og konkurranser i klasser spesielt 
tilpasset voksne nybegynnere. Hvert år arrangeres Skytingens Dag i en stor del av 
lokallagene for at lokalbefolkningen skal få anledning til å bli kjent med skyttermiljøet. 
 
Forsvaret - spesielt Heimevernet - skal så langt som råd er gis anledning til å benytte 
skytterlagenes baner og bygninger. Dette samarbeidet reguleres gjennom avtaler med hvert 
enkelt skytterlag. De baner Heimevernet ønsker å benytte for sine årlige treninger gis 
prioritet ved oppgradering og kontroll av sikkerhet før avtale om bruk inngås. Til dette 
avsettes det særskilte midler for skytterlagene som eier disse baner. 
 
Skytterlagene vil, så langt kapasitet og ressurser rekker, gi jegere anledning til trening og å 
avlegge skyteprøven for storviltjegere slik det fremgår i vår avtale med Direktoratet for 
naturforvaltning. Ca 80.000 storviltjegere gjennomfører årlig trening og skyteprøven på DFS’ 
baner. 
 
Flere av våre skytterlag støtter også politiet i sin treningsskyting ved å gi adgang til bruk av 
skytebanene på avtalte vilkår. 
 
Enkeltprosjekter som skal videreføres: 
Skyttertinget har prioritert tre områder det skal jobbes spesielt med: 
 

1. Skytebaner (anlegg)  
2. Rekruttering  
3. Ammunisjon. 

 
Et fjerde prosjekt som det arbeides videre med i årene framover er fortsatt overgang til 
bruk av elektronisk målmateriell, også i feltskyting, samt utstyr for publikumsvisning for 
samme.  
 
Ved Skyttertinget i 2010 vil DFS sette fokus på foreløpig siste oppdatering av regelverket for 
antidopingarbeidet i organisasjonen. Bakgrunnen er et generelt økt fokus på 
problemstillingen innen idretten og i samfunnet forøvrig. Også Forsvaret har rettet et 
sterkere fokus på dette de senere år. Dagens regelverk har sitt utspring i vedtak tidlig i 
1980-årene, samt vedtak på Skyttertinget 2009. Vedtaket om reviderte regler vil gi et mer 
omfattende antidopingarbeid, med innleid støtte fra Antidoping Norge, noe som vil 
medføre økonomiske konsekvenser.  
 
1. Skytebaner/anlegg 
 Av de totale bevilgninger fra FD brukes hvert år ca en tredjedel til nybygg og vedlikehold. 
Av disse midlene er 5 mill. kr. brukt til støyforbedringstiltak på eksisterende baner med høyt 
støynivå, det såkalte Miljøpakkeprosjektet. Dette prosjektet skal gå over mange år etter en 



på forhånd godkjent plan. I en rapport fra SFT 1714/2000 av 18. februar 2000 blir det pekt 
på at dette arbeidet gir størst støydempende effekt av de tiltak som er kjent i dag, og det 
ble bemerket at en økning i resursinnsatsen i prosjektet fram til 2010 burde vurderes. Det 
har så langt, av økonomiske grunner, ikke skjedd noe av praktisk betydning for prosjektet. 
Det gjenstår fortsatt ca 60 skytebaner på listen over aktuelle baner for miljøpakketiltak. 
Målsettingen er nå justert til to-tre baner hvert år, pga. kostnadsøkning anleggssektoren. All 
den tid miljøpakkemidlene og de ordinære 20-års bidragene går til eksisterende baner kan 
løsning for de ordinære bidrag være av og til å belaste miljøpakkeprosjektet for å rydde bort 
sporadiske køer på de ordinære bidrag. 
 
DFS’ anleggsavdeling vil i de nærmeste år systematisere arbeidet med å støysoneberegne 
samtlige skytebaner eid av tilsluttede skytterlag. Hensikten er å forebygge at støysonene 
benyttes til formål som er lite forenlig med vår virksomhet. Dessuten kan kommunene 
benytte seg av vårt arkiv ved behov, slik at saksbehandling i kommunene blir enklere og 
raskere ved ombygging/nybygging av skytebaner. For øvrig gjøres dette arbeid av DFS 
allerede, men da på anmodning i det enkelte tilfelle. DFS vil fortsette arbeidet med 
eventuelle nyvinninger hva gjelder støydempningsmetoder for standplasser. 
  
Når DFS nå søker om en økning av driftsstøtten har det hovedsaklig sin bakgrunn i et 
økende økonomisk støttebehov på grunn av stadig høyere krav til miljø- og 
sikkerhetsmessige løsninger, som igjen betyr høyere kostnader. Et økende press for flytting 
av baner vekk fra boligområder fører også til et øket behov for juridisk og teknisk bistand. 
Den generelle kostnadsøkning i bygg- og anleggsbransjen spiller også en viktig rolle, noe 
som gir grunn til bekymring for dette spesielt viktige satsningsområdet. Med dagens 
vanskelige rammebetingelser for bygging av nye skytebaner er det av største betydning å 
vedlikeholde eksisterende anlegg. Økte tilskudd genererer økt egeninnsats fra 
skytterlagene, og bidrar dermed til betydelig verdiskapning. Norges Skytterstyre har tatt 
opp til vurdering støtte til innendørs anlegg for rekruttering og grunnleggende opplæring. 
Dette har vi så langt ikke hatt midler til.  
 
I tillegg til fokus på miljøet med hensyn til støy er DFS også involvert i et prosjekt igangsatt 
av Klima- og Forurensningsdirektoratet (KLIF) (tidl. Statens forurensningstilsyn) for å 
kartlegge mulige miljø-utfordringer med hensyn til eventuell avrenning av tungmetaller fra 
kulefang på skytebaner. Sett fra DFS’ side er resultatene fra prosjektet foreløpig ikke 
foruroligende for oss, men prosjektet vil i de nærmeste år kunne medføre inndekning av 
kostnader til tiltak av foreløpig ukjent omfang. I samarbeid med KLIF og NIVA, er det 
igangsatt et prøveprosjekt for måling/overvåkning av avrenning fra skytebaner. Til 
eventuelle prosjekter vil det bli søkt om prosjektmidler utenom de ordinære tilskudd.  
 
Miljøverndepartementet har gitt KLIF i oppdrag å igangsette vurdering av regulering av 
eksisterende skytebaner. Her deltar vi i møter og vurderinger mens KLIF så langt har dekket 
kostnadene utenom deltakelsen fra vår juridiske konsulent.   
 
I 2006 igangsatte DFS en total gjennomgang av de sikkerhetsmessige forhold på alle 
skytebaner tilhørende tilsluttede skytterlag. Prosjektet er omfattende og vil kreve 
økonomisk innsats i flere år framover.   
 
Konsekvensene av manglende resurser på skytebanesektoren vil først og fremst være 
redusert innsats i miljøpakkearbeidet fordi kostnadsveksten i anleggssektoren er stor. I 
2009 var ventelisten for baner som trenger tiltak i denne pakken 60, med en total 



kostnadsramme på ca kr 120 - 140 mill. Samtidig vil den totale sikkerhetsgjennomgang av 
alle baner forsinkes og ordinær støtte til vedlikehold reduseres og utsettes som nevnt 
ovenfor.  
 
2. Rekruttering 
 DFSU har utarbeidet et eget budsjettforslag for 2012 som legges ved. Der beskrives tiltak 
som ønskes igangsatt for å styrke rekrutteringen. Dette gjelder bidragsordningene, 
aktivitetsstøtte, kurs og samlinger, merker, diplomer og informasjonsmateriell tilpasset 
forskjellige målgrupper. De øvrige breddetiltakene – som Dugleiksmerket, Den norske 
skyttermedalje, Forsvarsmerket, skoleskyting og skyteskoler – opprettholdes og styrkes 
gjennom informasjonstiltak, utvikling av støttemateriell og økonomiske tiltak. Nye trekk i 
aktiviteten blir støtte til rekrutteringen til Forsvarets nye struktur, herunder også 
rekruttering av kvinner til tjeneste i Forsvaret. I vårt samarbeid med FD, bl.a. ved møter i 
infoforum, kan informasjonen mot våre kvinnelige medlemmer formes slik Forsvaret ønsker 
det. I 2009 hadde DFS fortsatt ca 18 000 – 20 000 medlemmer som var 20 år eller yngre. 
Herav ca 25 % kvinner. 
 
Norges Skytterstyre har i sine drøftinger i prinsippet vedtatt å styrke den økonomiske 
støtten til aktivitet på lokalt/regionalt nivå. Midler til nedskriving av ammunisjon til 
rekrutteringsskyttere er øket ved at gruppen som nyter godt av ordningen er utvidet tom 20 
år.  
 
Norges Skytterstyre har en klar intensjon om at kostnadene med å være aktiv i 
ungdomsklassene i vår virksomhet skal holdes under kontroll og helst reduseres.   
Nedskriving av ammunisjon er ett sentralt virkemiddel for å styrke rekrutteringen fra en 
bredest mulig del av befolkningen. Ønskemålet er derfor ytterligere midler for 
kostnadsreduserende tiltak.    
 
All den tid vi baserer vår virksomhet på skyting med grovkalibret ammunisjon, tilsvarende 
den som Forsvaret nytter, er hele den store ungdomsgruppen godt forberedt på den 
aktivitet som venter i militærtjenesten. 
 
DFS finner ingen grunn til å legge skjul på den oppdragende virksomhet som ligger i bunnen 
for all skyteaktivitet. Utøverne opparbeider en god evne til å følge regler og bestemmelser 
for opptreden og behandling av skytevåpen. En egenskap som samfunnet har uvurderlig 
nytte av.  
 
3. Ammunisjon 
Det ble ekstra viktig for DFS å følge opp ammunisjonsmarkedet etter at Nammo Raufoss AS 
flyttet produksjonen av skytterlagsammunisjon til Finland (Lapua). Så langt har vi ikke fått 
indikasjoner på at dette i seg selv blir en fordyrende prosess, men utviklingen må følges 
nøye. Kontakten med produsenten, produktutviklingen og leveranse vil bli ivaretatt ved 
Nammo Raufoss som før. Selv om man skulle få en viss prisøkning er målet fortsatt å 
opprettholde et høyt aktivitetsnivå i de ulike konkurranseformer, spesielt gjelder det å følge 
opp med tiltak og forbedringer i de feltmessige disipliner. All rekruttammunisjon blir nå 
nedskrevet. Skytterkontoret omsetter ammunisjon også fra Norma AS. I 2005 ble det omsatt 
en patrontype for Norma AS. Produktspektret er i 2010 utvidet til fire forskjellige 
ammunisjonstyper. 
 
 



Norges Skytterstyre vurderer fortløpende ytterligere tiltak for å gjøre ammunisjon billigere 
for skytterne, særlig medlemmer i aldersgruppen 20 år og yngre.  
 
Arbeidet med klargjøring og vurdering av bruk av Forsvarets nye kaliber 5,56 mm i Sauer 
200 STR nærmer seg en avslutning. Det gjenstår mindre tekniske detaljer før løsningen kan 
sies å være fullt ut funksjonell. Den avsluttende tekniske finpuss utstår til DFS har besluttet 
godkjenning av kaliberet. Produksjon av denne ammunisjonen har et materialforbruk som 
er halvert i forhold til dagens ammunisjonstyper.  I dette kaliber ligger det derfor en 
forventning om prisgevinst på ammunisjon. 
 
Elektronisk anvisning  

Overgangen til elektronisk målmateriell / anvisning er fortsatt i sterk utvikling. Et samarbeid 
mellom Forsvaret og DFS førte i 2001 til at baneskytingene på Landsskytterstevnet i Bodø 
foregikk på elektroniske skiver. Publikumsløsningene ble meget godt mottatt og en kan 
derfor konkludere med at den nye teknikken ikke på noen måte har svekket 
Landsskytterstevnets popularitet.   
 

Generelt vil organisasjonen bruke en del resurser på å følge opp utviklingen på dette felt. 
Hva overgangen til elektronisk anvisning vil koste oss i årlige utgifter er vanskelig å tallfeste, 
men vi har allerede sett at organisasjonen vil få en del nye utgiftsposter i denne 
sammenheng. Nye modeller av elektronisk skivemateriell må testes og godkjennes før det 
tas i bruk. 

Forsvaret, ved GIHV, har igangsatt innføring av elektronisk anvisning også i feltskyting. For 
HV vil bruk av elektroniske feltfigurer være mannskaps-besparende og på sikt, etter alt å 
dømme, også være et godt økonomisk tiltak. 
 
Elektronisk målmateriell for Stang- og felthurtigskyting på lags- og samlagsnivå 
DFS har til nå gitt bidrag til kjøp av mekanisk målmateriell for disse øvelsene. Etter en 
prosess og et samarbeid med KLIFog NIVA endrer DFS dette til kun bidrag til elektronisk 
målmateriell som miljømessig er en gunstigere løsning. Dette materiellet er imidlertid 
vesentlig dyrere enn det mekaniske og krever derfor økte midler for i ønskelig grad å 
påvirke lagene og samlagene til anskaffelse av slikt materiell. 
 
Utvikling av resultatsystemer og IT løsninger 
I 2009 har DFS startet arbeidet med anskaffelse av et nytt resultatprogram til 
Landsskytterstevnet. Dagens resultatprogram baserer seg på DOS, og en ny windows basert 
løsning er helt nødvendig for å kunne avvikle LS med de store kravene til gjennomføring 
som dette arrangementet stiller ved bruk av elektronisk målmateriell. Kostnad for nytt 
program er estimert til 1.0 til 1.3 mill. 
 
I 2010-2011 vil det også bli iverksatt en anskaffelse av nytt administrasjonsprogram for 
skytterlagene. Dagens programvare er 8 år gammel og er basert på lokal installasjon. Nye 
versjoner fra Microsoft har medført at det er problemer med å få dette programmet 
installert. En ny web basert løsning er derfor helt nødvendig, også med tanke på å 
effektivisere/rasjonalisere arbeidet i skytterlagene. Antatt kostnad 2.5 til 4.0 mill. kroner. 
 
Fra og med 2008 så DFS seg nødt til å øke bemanningen ved Skytterkontoret. En vesentlig 
økning i bruk av Internett, E-post, Tillitsnett og Administrasjonsprogram på data i skytterlag 
og samlag har tvunget fram en forsterkning av IT-avdelingen. Her var det tidligere kun en 



ansatt. Med alle kostnader i tillegg til lønn representerer dette alene en kostnadsøkning på 
ca kr 500.000.  

En oppgradering av DFS`utdanningsmodell ble vedtatt på Skyttertinget 1999 og ble 
gjennomført i full skala. Parallelt med dette må det fortsatt gjøres en betydelig jobb med 
utvikling og oppdatering av utdannings- og støttemateriell for tillitsvalgte.  ”Håndbok for 
skytterlag”, som Skytterstyret ønsket å sende ut til alle skytterlag, ble ferdigstilt og sendt 
alle skytterlag i 2002. Håndboken ble finansiert med prosjektstøtte fra FD. Boken har fått 
meget god omtale av brukerne. Det skjer fort endringer på mange felt innen organisasjonen 
og i løpet av de nærmeste år er en oppdatering helt nødvendig. Med prosjektstøtte fra FD 
ga DFS i 2007 ut eget hefte med tema ”konkurranseskyting med AG3 i DFS”. 
 
I budsjettforslaget for 2012 er det gjort enkelte justeringer i forhold til forslaget for 2011.   
Skyttertinget må som vanlig gi Skytterstyret fullmakt til å foreta de nødvendige 
prioriteringer ut fra de midler som departementet stiller til rådighet. 
 
Utviklingen av FDs driftsstøtte de senere år samt kommentarer om framtidige prioriteringer 
av eventuelt økning av disse. Det er tidligere påpekt følgende forhold hva gjelder 
utviklingen av driftsstøttens størrelse: 
 
I årene 2001 – 2009 steg konsumprisindeksen fra 108,7 til 125,7, hvilket ga en stigning på 
17 %. Lønnsveksten var på 38,9 % i samme periode.  
Sum endring i driftsstøtten til DFS fra FD var i disse årene 9,7 %.   
 
DFS ble derfor i prinsippet tvunget til økonomiske innsparinger i nevnte periode.  

I den perioden som er beskrevet ovenfor er følgende tiltak/innsparinger foretatt: 
 

• reduksjon av antall ansatte fram tom 2007 
• reduksjon av kontorleiekostnader 
• reduksjon av antall styremøter 
• generelle tiltak av rasjonaliserende/besparende art  
 

Med dette har DFS gjort en målrettet innsats for at de mest prioriterte sektorer skal forbli 
relativt uberørt. Fom 2008 har DFS, som beskrevet foran, sett seg nødt til å øke 
bemanningen med en person.  
 
DFS gjennomfører jevnlig anskaffelser/kjøp av tjenester som er underlagt reglene for 
offentlige anskaffelser. Tidvis, som i 2008-2009, er dette relativt tunge prosjekt som krever 
kompetanse for korrekt håndtering som ligger utenfor ansattes forutsatte 
kunnskapsområde. Arbeidet blir derfor både tidkrevende og økonomisk krevende fordi det 
må leies inn omfattende støtte til prosessene. DFS ser seg derfor best tjent med en 
framtidig håndtering av prosjektområdet ved å ansette en person med dette som 
spesialfelt, evt kombinert med en mulig avlastning av innleid juridisk bistand. Posten for 
administrasjon i budsjettet gjenspeiler derfor dette behov  
 
Under avsnittet om skytebaner pekes det på at miljøpakkens framdrift og støtte til 
innendørs skytebaner er to områder hvor organisasjonen tilkjennegir ønsker/tanker om 
vesentlig økt økonomisk satsing.   
 



Kostnadene for den enkelte aktive utøver er etter manges mening en negativ faktor i 
rekrutteringsarbeidet. Det er for inneværende år allerede truffet tiltak for å bedre dette ved 
økt tilskudd til nedskrivning av ammunisjon. Tiltak i stor skala på dette felt er økonomisk 
meget krevende, men like fullt en vurdering som må gjøres kontinuerlig.   
 
Etter flere år med fast beløp ble DFS for år 2008 tildelt driftsstøtte med en økning på kr 
546.000. For 2009 var økningen kr 904.000. DFS så positivt på at den fastlåste situasjon med 
fast beløp over mange år ble brutt. Økningen var imidlertid kun på 3 % og kompenserte ikke 
for for lønns- og prisvekst. Dette medførte ytterligere press på budsjettpostene.  
 
For 2010 fikk vi beklageligvis bevilget samme beløp som for 2009. Dette medførte 
umiddelbar reaksjon for noen hovedposter, bl.a. anleggssektoren, hvor ordinært banebidrag 
ble halvert. 
 
I 2012 vil DFS’ administrasjon måtte finne nye lokaliteter. ISS Landscaping, nåværende 
huseier, skal selv flytte da eiendommen er solgt og omregulert til boligformål. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2010: 
 
Det søkes Forsvarsdepartementet om en bevilgning på kr 40 500 000,- for år 2012. 
Skytterstyret gis fullmakt til å foreta justeringer på poster når bevilgningen for 2012 fra 
Stortinget er fastsatt. Forslaget til budsjett for 2012, sammenliknet med søknad for 2011 og 
bevilgning fordelt på poster 2010: 
 
POST PROSJEKT SØKER FOR SØKT FOR BEVILGET 2010 
   2012 2011 FORDELT PÅ POSTER 

11 Administrasjon           11 100 000            10 600 000  10 178 000 

12 
Landssk.st./Nordisk/NC/NM 
felt/skifelt/skogsløp             2 100 000              2 100 000  2 805 000 

13 Medaljer, diplomer, merker                600 000                775 000 600 000 
14 Bidrag lag, samlag, kretser             2 600 000              2 600 000  2 604 000 
15 A Bidrag baner             8 700 000              7 700 000                4 040 000  
15 B Spesielle støytiltak             6 000 000              7 000 000                5 000 000  
16 A Utdanning             1 500 000               1 500 000   1 558 000 
16 B Utdanning/ samarbeid HV/matr                500 000                500 000           Inngår i utd. 
17 Rekruttering             2 000 000              2 000 000  1 500 000 
18 A Feltskyting                800 000                 800 000  371 000 
18 B Skogsløp/Skifeltskyting                600 000                600 000 235 000 
19 Ammunisjonsbidrag             2 650 000              2 650 000  2 640 000 
20 A Markedsføring/ informasjon                850 000                850 000 840 000 
21 Oppdatering av adm.program               600 000                600 000 200 000 
22 Antidopingarbeid               200 000                200 000                          
  SUM           40 500 000            40 475 000  32 571 000 
 
Merk: Beløp for 2010 er kr 1 371 000 høyere enn bevilget. Dette finansieres ved andre 
tilskudd samt overføringer av ubrukte midler fra 2009. 
   
 
Norges Skytterstyre fremmer følgende forslag for Skyttertinget 2010: 

Administrasjonens forslag vedtas. 



 
Sak 28/2010 Norges Skytterstyres årsmelding for 2009 
 
Norges Skytterstyre ga føringer for det videre arbeid med Norges Skytterstyres årsmelding 
for 2009. Endelig versjon legges fram på neste møte. 

 
 
 

Sak 29/2010 Nytt administrasjonsprogram og portalløsning 
 
Administrasjonen har arbeidet videre med prosjektet om nytt administrasjonsprogram 
med portalløsning skissert i meldingssak nr. 5 2009. Devoteam Davinci har vært engasjert 
som rådgivere i forbindelse med analyse av dagens situasjon og utarbeidelse av 
kravspesifikasjon til nytt system. Det har også vært avholdt møter med 4 potensielle 
leverandører for å få bedre innsikt i hva som finnes av aktuelle løsninger på markedet. 
 
Det meste av arbeidet med anbudsgrunnlaget er nå gjort klart slik at prosessen med 
anbudet kan iverksettes så snart administrasjonen har styrets godkjenning. 
 
Framdriftsplanen for prosjektet er: 
 
22. mars.  Godkjenning av Norges Skytterstyre 
26. mars.  Utlysing av konkurranse på DOFFIN og TED. Kvalifikasjonsrunde. 
Mai:  Utsendelse av konkurransegrunnlag/ kravspec til utvalgte leverandører. 
August: Anbudsfrist 
Oktober:  Valg av leverandør 
November:  Oppstart prosjekt 
 
Prosjekt ferdigstilles senest høsten 2011. 
 
Mer informasjon om prosjektet: 
Windows basert versjon av administrasjonsprogrammet ble laget i 2001. Dette 
programmet nærmer seg nå 10 år og behovet for en erstatning er meget stort.  Spesielt 
etter at Windows Vista ble innført er det mange problemer med installasjon av adm.prg.  
Og med ”Windows 7 64-bits versjon” vil dette problemet ytterligere forsterkes. En ny 
versjon av adm.prg vil derfor være web basert. Skytterlagene trenger da kun ett 
brukernavn/passord for å få tilgang til programmet. 
 
Når man lager et nytt web basert program ønskes det også innført en unik skytter ID for 
hver enkelt skytter, som man bruker for all framtid. Dette vil medføre betydelige lettelser i 
skytterlagene, da resultater fra stevner automatisk lastes inn i den nye løsningen. Det vil 
da bli slutt på å legge inn resultater/pengepremier fra stevner. Flere tusen dugnadstimer 
regnes innspart med denne løsningen. I tillegg kan man tilby aviser som arrangerer 
avisskytinger resultater for ”sine” skyttere. Avisene vil da slippe unna de manuelle 
rutinene for å innhente resultater. 
 
Ved ett nytt system er det også ønskelig å lage ett påmeldingssystem. Det har fra flere 
hold vært ønsket ett påmeldingssystem i DFS. Det er en noe kaotisk situasjon idag, med 3-
4 ulike løsninger. Det vil være naturlig og relativt enkelt å lage dette systemet, når vi 



allerede har en sentral stevneoversikt. Ett eget påmeldingssystem vil også ta høyde for at 
skytterlagene kan bruke dette til interne stevner/cup skytinger, samt kurspåmelding for 
lag/samlag. Dette er ikke mulig i dagens løsninger. 
 
I den nye løsningen vil dagens adm.prg og dagens Tillitsnett smelte sammen til ett enhetlig 
system. Dette betyr at alt av rapportering/rutiner skjer på ett sted. En ny løsning vil også 
ha langt bedre muligheter for å forenkle det skjemaveldet vi har. 
 
Administrasjonen ser det også som helt nødvendig å bytte ”front end” fra Idium til den 
nye løsningen. Å samle alt på ett sted vil forenkle administrasjon og spare kostnader. 
Med ”Front end” menes dagens hjemmesider for DFS og lagene/samlagene, samt 
Tillitsnett. Mange av tjenestene levert av Idium er av en dårlig kvalitet og dyr. Spesielt 
gjelder dette Tillitsnett delen og resultater fra Landsskytterstevnet. Å bytte ut Idium 
løsningen med en ny løsning vil ikke medføre spesielt store kostnader. På sikt regner vi 
med å spare inn kostnader på å bytte ut Idium løsningen. Når det gjelder hjemmesider for 
skytterlagene/samlagene fungerer disse bra på Idium løsningen og vil derfor videreføres i 
noen år framover, selv om man også i den nye løsningen også vil tilby hjemmesider for 
lag/samlag. 
 
Det er også ønskelig å slå sammen ”ungdom på nett” i samme anskaffelse. Foreløpig er det 
tenkt en løsning der man oppretter en personlig side for skyttere (facebook light) der de 
kan få opp alt av resultater, pengepremier, klassesetting, statistikk, treningsdagbok, 
påmelding, oversikt påmelding lagets skyttere m.m. Tanken er at de under 25 år (alder kan 
justeres) får denne siden gratis, mens de over 25 må betale for denne tjenesten. Videre 
ser man også på muligheter for en E-læringsmodul i den nye løsningen. 
Utdanningsavdelingen på Skytterkontoret har ønsker om å kjøre en del nettbaserte kurs. 
Dette er en måte å fange opp spesielt den yngre garden. 

 
 



 
 
Skissene over viser hvordan administrasjonen ser for seg den nye løsningen. 
 
Kostnader/finansiering: 
Estimert kostnad for nytt web basert system og ”ungdom på nett” antas å ligge i 
størrelsesorden 2,5-4 mill. INKL. MVA.  Dette blir da en engangsinvestering i 2010 og 2011. 
Årlige driftskostnader tas fra inntekter. 
Landslotteri midler fra 2008 er 750.000. Disse brukes på dette prosjektet. Midlene her vil 
være tilstrekkelig til å dekke alle påløpte kostnader i 2010. Minimum 1. million. kr ønskes 
innvilget til bruk i 2011. Man har da minimum 1.75 mill til disposisjon i prosjektet. Resten 
kan man sette av på avskrivninger, selv om dette vil båndlegge midler i årene framover, og 
ikke er noen optimal løsning.  Avskrivning vil medføre høyere kostnader for skytterlagene. 
Estimerte inntekter/utgifter fra IT sektoren i 2012. Inntektene vil nok øke noe i årene etter 
dette 
 
Kommentarer til inntekter/utgifter: 
Inntekter fra adm.prg og hjemmesider og relativt sikre. Her er det også et prinsipielt 
spørsmål om det er ok med en økning av avgift fra kr. 450 til 800 eller mer, ved innføring 
av web basert system. Man kan også se for seg en prisdifferensiering mellom store og små 
lag. 
 
Når det gjelder inntekter fra ”min side” og påmeldingssystem er disse naturlig nok litt 
usikre, da vi ikke har noen slike løsninger pr. i dag. Men blir systemene gode nok, så er det 
antallet vi skisserer ikke urealistisk. 
 
Man kan også reise ett prinsipielt spørsmål om hvor mye man skal ta seg betalt for 
hjemmesider, adm.prg m.m. Man kunne ha gjort det samme som med epost og tilbudt 
dette gratis til alle. Dette vil da selvfølgelig medføre mindre penger til andre 
avdelinger/budsjetter. Administrasjonen mener det er fornuftig å ta seg betalt noe for 
disse tjenestene. Man vil da kunne opprettholde tjenestenivå, uavhengig av offentlige 



budsjetter og interne endringer på budsjetter. 
 
Behov for en tredje ansatt på IT avdeling, alternativt omfordeling av arbeid internt: 
IT avdeling er allerede i dag presset på support av adm.prg og hjemmesider. Med innføring 
av web basert løsning av adm.prg, påmeldingssystem, samt ”min side” løsning vil vi ikke 
kunne gi en tilstrekkelig support tilbake til brukerne uten en ny ansatt som kan hjelpe til 
på dette området.  
 
En løsning med en ekstra ansatt på IT vil medføre at vi internt kan omfordele ressurser 
noe, slik at IT-avdeling også kan bruke med tid på å følge opp anskaffelser/innkjøp som 
omfattes av ”lov om offentlige anskaffelser”. Pr i dag har ikke Skytterkontoret ressurser til 
å gjennomføre dette fullt ut på alle avdelinger. Noe som medfører brudd på regelverk, 
samt høyere kostnader enn nødvendig. 
 
Alternativet til en ny ansatt er å involvere andre avdelinger i større grad på support siden 
på våre IT-løsninger. Administrasjonen mener dette også kan være en løsning, selv om den 
nok ikke gir et like bra resultat som en ekstra ansatt. For å dekke kostnadene med en ny 
ansatt kan det være aktuelt å øke kostnadene for lagene noe, slik at ny ansatt i helhet 
dekkes av inntektene. Da vil IT avdeling i stor grad selv kunne supportere alle løsningene, 
slik at vi slipper å legge beslag på andre ansatte ved kontoret. Vi vil da i større grad også 
ha mulighet for en support som strekker seg utover normal arbeidstid. 
 
Administrasjonen vil avvente vurdering om en 3. ansatt på IT avdelingen til den nye 
løsningen er på plass i 2011. Da har vi bedre oversikt over utgifter/inntekter, samt hvor 
ressurskrevende den nye løsningen vil bli for administrasjonen. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak:  
 
Norges Skytterstyre vedtar å anskaffe nytt web basert administrasjonsprogram, portal 
løsning, samt påmeldingssystem for organisasjonen. Administrasjonen foretar en 
anbudsrunde for å finne den mest egnede leverandøren av det nye systemet. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 

Sak 30/2010 Gjesteliste Landsskytterstevnet 2010 
 
Gjesteliste for LS opprettholdes. Program for gjester ved LS 2010 utarbeides av 
administrasjonen, og starter torsdag 5. august til lunsj og avsluttes lørdag etter stevnets 
avslutning. 
 

 
 
 
 
 



Sak 31/2010 Tingsak: Innføring av obligatorisk politiattest i DFS 
 
Styret i Norges idrettsforbund og olympiske og paralympiske komité (NIF) vedtok 10. mars 
2008 at hele norsk idrett skal kreve politiattest mot seksuelle overgrep mot barn. 
Ordningen gjelder for alle som skal utføre oppgaver som i vesentlig grad innebærer et 
tillits- eller ansvarsforhold overfor mindreårige. Ordningen trer i kraft 1. januar 2009. 
Administrasjonen har mottatt en rekke henvendelser som tyder på et stort engasjement 
om og eventuelt hvordan DFS skal følge opp et slikt vedtak som av NIF.  
 
DFSU behandlet saken i november 2008. Der ble det ikke konkludert, men de sendte saken 
til skytterstyret slik at de skulle følge den opp. Norges Skytterstyre ønsket saken diskutert 
på bred front i DFS, og fremmet saken som en diskusjonssak på Skyttertinget 2009.  
Under Skyttertinget ble saken diskutert uten at det ble fattet noe annet vedtak. Det ble 
ytret en del meninger både for og i mot innføring av en slik politiattest i DFS. Konklusjonen 
ble at Norges Skytterstyre skulle jobbe videre med saken. 
 
Drøfting i DFSU: 
Dette er en sak med mange sider og meninger, og som vil ved en eventuell innføring ha 
innvirkning for det enkelte skytterlag. Pr dags dato vet vi ikke om noen tilfeller i DFS der 
dette har vært noen problem. Og vår organisasjon har ikke helt de samme elementene i 
seg som en god del av NIF sine idretter har. Av forskjeller kan nevnes: dusj/garderobe 
situasjoner, egne trenere og oppmenn som har ansvaret for grupper med barn og unge 
alene, få situasjoner der en voksen har ansvaret for oppfølging av enkeltindivider osv. 
Men samtidlig har vi selvfølgelig situasjoner i vårt arbeid med barn og unge der en 
potensiell overgriper har mulighet til å begå ulovlige handlinger. 
 
Mange lag og samlag arrangerer treningssamlinger med barn og unge, der de overnatter. 
Det samme gjelder når voksne personer tar med seg barn og unge på skytterhelger. Vi vet 
at de som ønsker å gjøre slike overgrep nesten alltid klarer å finne både anledning og 
mulighet.  
I denne saken handler det like mye om føre var prinsippet, og det å være på linje med 
resten av idrettsnorge. Kan vi ved å innføre politiattest for de som jobber med barn og 
unge i DFS være med på å forebygge mulige overgrep, så er det verdt det. 
 
Om vi skal innføre en slik obligatorisk attest for de som omfattes av strafferegistrering 
paragraf 12 nr.4 bokstav p, er det viktig at vi på lik linje med NIF får til en ordning med 
politiet som de har. De har et eget skjema for registrering. Retningslinjer for dette må 
også jobbes frem før et vedtak settes i kraft. I NIF er det trenere, instruktører og lagledere 
som skal ha direkte kontakt med mindreårige eller mennesker med utviklingshemming 
som er omfattet av ordningen. Det samme kan vi tenke oss bør gjelde i DFS. I de fleste 
tilfeller ungdomsutvalgene, trenere og instruktører. Ikke alle skytterlag opererer med 
trenere, men de fleste har instruktører.  
Vi kan da tenke oss at det hadde vært naturlig å avkreve ungdomsutvalgenes medlemmer, 
eventuelle trenere og instruktører denne attesten. 
 
Vedtak i DFSU: 
DFSU innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
DFS innfører obligatorisk politiattest for ungdomsutvalgene, trenere og instruktører i 
organisasjonen. Administrasjonen utarbeider retningslinjer for ordningen. 



Når retningslinjene er klare legges saken frem for skyttertinget. 
 
Administrasjonenes drøfting: 
Dette er en sak som har mange sider ved seg, og som det finnes mange meninger rundt. 
Dette har blant annet kommet til uttrykk i enkelte leserinnlegg i NST. Skal DFS innføre 
obligatorisk politiattest må det lages klare regler på hvordan lagene skal håndtere dette, 
og ikke minst hvordan lagene skal oppevare informasjonen på. Dette har NIF laget klare 
regler for, og således kan DFS mer eller mindre legge seg på samme lest som de. 
 
Det er kun med hjemmel i strafferegistreringsforskriften § 12 nr.4 p at vi kan be alle 
skytterlag å innhente politiattest for personer som skal utføre oppgaver for laget som 
innebærer et tillits- eller ansvarsforhold ovenfor mindreårige eller mennesker med 
utviklingshemming. Dette kan også omfatte personer som skal påta seg nye oppdrag for 
laget og personer som er i løpende oppdrag for laget. 
 
Det er i denne sammenheng viktig at det i hvert skytterlag må gjøres en vurdering av hvem 
som skal avkreves en slik attest. Det er kun de som har oppgaver som vil gi eller sette 
personen i en posisjon i forhold til mindreårige som muliggjør overgrep, og at oppgaven vil 
gi eller sette personen i en slik posisjon over noe tid, enten sammenhengende eller flere 
ganger med jevne mellomrom. 
 
Eventuelle trenere, instruktører og lagledere som skal ha direkte kontakt med mindreårige 
vil være omfattet av en slik ordning. Det kan da tenkes at styret må gjøre en vurdering av 
virksomheten i skytterlaget, og sette opp en liste over hvem disse personene vil være.  
Dette arbeidet vil nok sikkert virke unødvendig for mange tillitsvalgte, men som DFSU tror 
også administrasjonen at vi etter dagens forventninger fra storsamfunnet ikke har noe 
valg. Det vil være svært vanskelig å kunne forsvare at DFS ikke ønsker å ta dette på alvor. 
DFS må gjøre det vi kan for at overgrep ovenfor mindreårige ikke finner sted. 
En slik innføring av obligatorisk politiattest i DFS vil antageligvis virke preventivt. 
Kan vi med å innføre et slikt krav forhindre et eneste overgrep, så er det vel verdt det. 
 
Administrasjonen foreslår at Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2010 til å gjøre 
følgende vedtak: 
 
Det innføres en ordning med obligatorisk politiattest i DFS. Kravet gjelder for 
ungdomsutvalgene, trenere og instruktører som utfører oppgaver i skytterlaget som 
innebærer et tillits- eller ansvarsforhold ovenfor mindreårige eller mennesker med 
utviklingshemming. 
Norges Skytterstyre gis fullmakt til å utarbeide retningslinjer for innføringen av ordningen. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 



Meldingssaker 
 

1. Møte i POD og FD 
2. Forhandlingene vedrørende støtte fra Forsvaret til LS 
3. Dispensasjonssøknader 
4. Forespørsel om dobbelt medlemskap i skytterlag 
5. Evaluering av regionalt seminar Nord-Norge 
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Sak 32/2010 Tingsak: Norges Skytterstyres årsmelding for 2009 
 
Norges Skytterstyre har i 2009 bestått av:  
President Hans O. Kveli, Trondheim. Visepresident Sindre Undseth, Rendalen 
(styremedlem f.o.m. Landsskytterstevnets slutt). Styremedlemmer: Jarle Tvinnereim, 
Hornindal (visepresident f.o.m. Landsskytterstevnets slutt). Jon G. Hofstad, Hegra. 
Henning Ivarrud, Bodø. Janne Kornbrekke, Birkenes. Morten Bjerknæs, Frogn. Bernt I. F. 
Brovold, Forsvarets representant fram til juli. Fungerende GIHV, Ketil Olsen, avløste 
Brovold som Forsvaret representant fram til ny GIHV, Kristin Lund, tok over fra 1. Oktober. 
 
Skyttertinget 
Norges Skytterstyre holdt ordinært Skytterting i Evje på Revsnes Hotell, den 30. og 31. Juli. 
Hans O. Kveli ble gjenvalgt som president i Norges Skytterstyre, mens Jarle Tvinnereim ble 
ny visepresident. Henning Ivarrud og Jarle Tvinnereim ble gjenvalgt som representanter 
for henholdsvis Nord-Norge og Vestlandet landsdel. Morten Bjerknæs ble gjenvalgt som 
leder i DFSU. 
 
Landsskytterstevnet 2013 ble lagt til Oppdal, med skytterlagene Opdal, Midtbygden og 
Lønset som arrangører. Det ble vedtatt nye Doping- og straffebestemmelser i 
organisasjonen. Forsvarets nye angrepsrifle, HK 416 ble vedtatt innført med egen klasse i 
DFS. Det ble videre innført mulighet for at landsdelskretsene selv kunne velge å arrangere 
landsdelskretsmesterskap på 15 meter.  
 
Fullstendig referat fra Skyttertinget er tilsendt alle skyttersamlag og lagt ut på 
www.dfs.no.  
 
Skyttertingsmiddagen 
Evje og Hornnes kommune var vertskap for rundt 200 innbudte gjester til årets 
tingmiddag. Denne ble arrangert i Evjeklinikkens kantine. 
 
Under tingmiddagen ble organisasjonens høyeste utmerkelse – fortjenstmedaljen – utdelt 

http://www.dfs.no/�


til tre personer: Hans O. Kveli – Det frivillige Skyttervesens president, Audun Trovatn - 
samlagsleder i Vest-Telemark og til Dag Skarpodde – samlagsleder i Telemark. 
 
Hederstegn ble også utdelt under middagen til: Rolf C. Wold, stevnepresident, Leif 
Fjerdingstad, leder i hovedkomiteen, og til Jarle Gården, samlagsleder i Akershus. 
 
Skjold ble utdelt til Evje og Hornnes kommune, til hvert av arrangørlagene Mykland, 
Greipstad, Imenes, Vennesla, Evje og Hornnes og sist, men ikke minst, til HV-07 Agder. 
 
Landsskytterstevnet  
Landsskytterstevnet 2009 gikk av stabelen i Evje, og ble svært godt gjennomført av Evje og 
Hornnes, Mykland, Vennesla, Greipstad og Imenes skytterlag. Stevnet hadde 4914 
deltakere, som er 313 flere enn LS 1999. Svært gledelig er det at det deltok hele 1147 
rekrutteringsskyttere. Tilsvarende antall i 1999 var 883. Antall påmeldte i Evje var 5363 
skyttere, som var 363 skyttere mer enn Handlingsplanens mål om 5000 påmeldte skyttere. 
 
Skytterkonge og Kongepokalvinner ble Vebjørn Berg (Blaker). Skytterprins ble Espen Berg-
Knutsen (Nordstrand), etter omskyting med Kim Andre Lund (Jondalen) og Asle Bentsen 
(Saltdal). Kim Andre Lund ble nummer tre i mesterskapet. Skytterprinsesse ble Marianne 
Berger (Øymark). 
 
Samlagsskytingen ble i 2009 vunnet av Akershus, med 393 poeng. Samlagsskytingen ble 
gjennomført etter ”gammel modell”. Samlagene ble rangert etter hver etappe, og i siste 
lag skulle de åtte beste samlagene etter tredje etappe anvises enkeltvis, og live. Skytterne 
skulle skyte to og to, og måtte forsvare lagets plassering i sammendraget.  På andre plass 
fikk vi Rana, med 389 poeng, mens Troms skjøt seg til en tredje plass med 388 poeng. 
 
Norgesmester i feltskyting ble Raymond Eliassen (Storsteinnes).  Han skjøt seg til topps fra 
skive 45 i finalen hvor han fikk anvist 12/8, og sluttsum 42/8. På andre plass fikk vi Roger 
S. Nilsen (Asker), med 42/7 og tredje plass gikk til Øyvind Haugen (Urskog), med 42/4. 
 
Skyting mot elektroniske skiver i feltfinalene gir muligheter for god publikumspresentasjon 
på lik linje med baneskytingen. 
 
Kurt Eirik Bekkevold ble Norgesmester i felthurtigskyting. 16 skyttere møttes til duell, og 
til slutt sto det to skyttere igjen på standplass. Dette var Geir Finstad 
(Blaker) og Kurt Eirik Bekkevold (Oslo Østre). I finalen gjelder det å vinne to av tre dueller. 
Kurt Eirik vant med to etappeseire på rad foran Geir Finstad. 
 
Nils Bernt Rinde (HV-07) ble vinner av Stangskytingen med 32 treff. Han hadde 14 treff 
etter langholdet, og fulgte opp med en fantastisk serie på kortholdet hvor 18 treff satt i 
figuren.  
 
Juniorklassen i baneskyting ble vunnet av Siv Anita Dramstad (Rakkestad), mens 
feltskytingen ble vunnet av Christina L. Teigen (Mælum). I Eldre Rekrutt ble det seier til 
Vegard Engen Skogly fra Asker skytterlag i baneskyting, mens tittelen i feltskyting gikk til 
Sarah-Yvonne Karlsen fra Rakkestad skytterlag.  
 
Det ble dobbelt seier i rekruttklassen etter at Sebastian Langbakk (Gjerpen) imponerende 
nok vant både baneskytingen og feltskytingen. 



Gode og motiverte mannskaper fra Forsvaret og spesielt Heimevernet(HV-07) bidro 
sammen med arrangørene til at dette ble et Landsskytterstevne av de aller beste. NRK TV-
sporten sendte 11 timer på NRK 1 med svært god seeroppslutning. 
 
Nordisk mesterskap og Nordisk ungdomsmesterskap i bane-, felt- og felthurtigskyting  
Norge, ved Rælingen skytterlag var vertskap for årets Nordiske mesterskap 3. – 5. 
september.  
 
Lagledere: Hovedleder President Hans O. Kveli. Lagleder senior Henning Ivarrud. Lagleder 
ungdom Ole Hans Dyrhaug, Utdanningssjef, Engebret Mjøseng (trener) og 
Generalsekretær, Kurt Arne Berglund. 
 
Følgende seniorer representerte Norge:  
Hans Bakken/Vanvik, Vebjørn Berg/Blaker, Trond Bergan/Jondalen, Stian Bogar/Hovet og 
Hol, Odd Arne Brekne/Lyngdal, Ola Tore Dokken/Nordre Land, Anders Edvin 
Gusdal/Imenes, Svein Jørund Gitmark/Lillesand, Tor Harald Lund/Søgne, Arild 
Røyseth/Åsane og Hordvik, Liv Sollesnes/Jondal, Tore Veie/Rissa, Pål Øyvind Ørmen/Råde, 
John Olav Ågotnes/Sartor, Per Kristian Aas/Lunde.  
 
På ungdomslaget deltok for Norge:  
Thor Magnor Brath/Kongsberg, Ole-Kristian Bryhn/Røyken og Hurum, Kim André 
Lund/Jondalen, Jan Kåre Moland/Drangedal, Roger S. Nilsen/Asker.  
 
Rælingen skytterlag benyttet sitt flotte skytebaneanlegg som arena for bane- og 
felthurtigskytingen, mens feltskytingen foregikk i nærområdet til skytebanen. Skytterlaget 
sto for et flott arrangement, der feltløypa var det som ga skytterne den største 
utfordringen ved å holde en meget høy vanskelighetsgrad i et relativt kupert terreng.  
 
Nok en gang ble årets mesterskap resultatmessig vellykket for det norske laget. Det ble 
laggull med klar margin i samtlige fem øvelser, og alle individuelle medaljer, med unntak 
av en sølvmedalje i felthurtig, havnet i norske hender.   
 
I baneskytingen for seniorer var den norske dominansen storslått med 11 skyttere foran 
beste utlending. Vinner ble Tore Veie, som med det gjentok seieren fra 2003. Deretter 
fulgte Vebjørn Berg, mens Stian Bogar kapret bronsemedaljen.  
 
Blant ungdommene oppnådde Ole-Kristian Bryhn dagens høyeste poengsum av samtlige. 
Bak han fulgte Kim André Lund på sølvplass, og Thor Magnor Brath på bronseplass.   
 
I feltskytingen viste de norske skytterne at de behersker også denne disiplinen bedre enn 
sine nordiske naboer. Her endte det med seks norske øverst på lista med John Olav 
Ågotnes på topp. Seieren kunne imidlertid først innkasseres etter omskyting med Tore 
Veie. Stian Bogar vant bronsen etter omskyting med Ola Tore Dokken, Arild Røyseth og 
Vebjørn Berg.   
 
Blant ungdommene ble det en suveren seier til Kim André Lund, som vant fire treff foran 
Ole-Kristian Bryhn og Thor Magnor Brath.  
 
Fra innledende felthurtigskyting klarte 8 av de norske å kvalifisere seg videre til den 
individuelle finalen. Når semifinalen skulle skytes var det klart at det skulle stå mellom tre 



norske, og fjorårsvinneren fra Danmark, Lars Thesbjerg. I semifinalen røk John Olav 
Ågotnes og Kim André Lund ut. Dermed ble det finale mellom Thesbjerg og Stian Bogar. 
Her viste Stian at han er en komplett skytter, for med seier og en ny medalje, kapret han i 
år medalje i samtlige øvelser i Nordisk. Bronsefinalen ble vunnet av Kim André Lund.   
 
Norgescupen i baneskyting 
Norgescupen 2009 ble gjennomført etter vedtatte retningslinjer med 9 stevner fordelt på 
3 helger. Det var 12 søkere til stevnene. 
 
1. runde ble arrangert på Østlandet, med skytterlagene Gjøvik & Brusveen, Søndre Land og 
Tingelstad som arrangører. Ca. 850 skyttere deltok på hvert av stevnene i åpningsrunden. 
 

2. runde ble arrangert i forbindelse med Landsskytterstevnet på Evje med skytterlagene 
Drangedal, Styrvoll og Lunde, som arrangører. Rundt 1000 skyttere deltok på hvert av 
stevnene. I tråd med praksisen de senere årene ble stevnene i denne runden arrangert 
med mesterskapsomgangen fortløpende. 
 
Avslutningsrunden ble arrangert i Hordaland skyttersamlag med skytterlagene Os, Bergen 
og Fana som arrangører. Ca. 300 skyttere deltok på hvert av stevnene. 
 
Vinnere av Norgescupstevnene ble Vebjørn Berg, Blaker (3 stevneseire), mens Tore Veie, 
Rissa, Odd Arne Brekne, Lyngdal, Tor Erik Fossli, Målselv, Ole Kristian Bryhn, Røyken & 
Hurum, Stian Bogar, Hovet & Hol og Svein Jørund Githmark, Lillesand, vant et stevne hver. 
 
Etter at alle stevner var gjennomført ble Vebjørn Berg, Blaker, vinner av årets Norgescup.  
Dette var hans 3.seier i Norgescupen (2002, 2007 og 2009). Stian Bogar, Hovet og Hol fikk 
sølvmedalje, mens bronsemedaljen i år gikk til Kim Andre Lund, Jondalen.  
 
Norgescupstevnene samler mange skyttere. I 2009 var det drøyt 6100 deltakere til 
sammen på de 9 stevnene. Arrangørene har fremstått som dyktige arrangører og 
gjennomført stevnene på en positiv måte både for Det frivillige Skyttervesen og for den 
enkelte skytter. 
 
Norgescupkomiteen har også i 2009 bestått av Klas Erik Lindstad (leder) og Tor Isak Laugen 
som Skytterkontorets representanter, mens Liv Sollesnes fra Jondal skytterlag har vært 
skytternes representant i komiteen. 
 
Regnskap/økonomi 
Det frivillige Skyttervesen ble i 2009 bevilget et tilskudd på kr 31 200 000.  Det ordinære 
tilskuddet var på kr 26 200 000, og det ble bevilget kr 5 000 000 i såkalte 
miljøpakkemidler.  Inntektsføring av tilskudd gitt tidligere år utgjorde kr 36 687. Det 
frivillige Skyttervesen mottok i tillegg kr 656 009 i mva-kompensasjon. 
 
Det ordinære tilskuddet samt miljøpakkemidlene ble gitt etter søknad fra Skyttertinget 
2007.  Norges Skytterstyre har brukt fullmakten gitt av Skyttertinget 2007 om justering på 
underposter.  Pr 31.12.2009 var det kr 2 324 449 i ubrukte offentlige midler.  Overførbare 
midler knyttet til miljøpakkeprosjektet utgjør kr 2 419 594.  Utsatt inntektsføring av 
tilskudd mottatt tidligere år utgjør kr 36 687.  Det er brukt kr 131 832 mer av det ordinære 
tilskuddet enn hva som er mottatt.   
 



Tilskuddet regnskapsføres etter retningslinjer gitt av Forsvarsdepartementet og revideres 
av Nitschke AS. 
 
Årsresultatet for 2009 ble kr -287 553.  Bruk av tidligere lotteriinntekter på tiltak som 
fremmer organisasjonens formål innenfor ungdomsarbeid samt finansiering av utvikling av 
elektronisk feltskytingsmateriell er årsaken til underskuddet.   
 
Salgsvirksomheten 
Salgsavdelingen i Det frivillige Skyttervesen har i 2009 arbeidet med de samme gruppene, 
etter samme prinsipp og med samme bemanning som tidligere år. 
 
Avdelingens omsetningstall for 2009 viser at salgsinntektene er på kr 30 166 766 som er kr 
3 722 365 høyre enn salget i 2008. Omsetningen er kr 6 941 766 høyre enn totalbudsjettet 
for 2009, som etter dette fikk et positivt driftsresultat på kr 1 187 713, dette må betegnes 
som svært bra. Omsetningsmessig er det høyeste salgsresultat siden 1994. Vi fikk en 
prisstigning på ammunisjon fra januar på ca 4,5 %, og på våpen fra mai på 14 %. 10 % var 
forårsaket av svak norsk krone.  
 
Ammunisjonssalget   
Omsetningen på ammunisjon har i 2009 hatt en økning i salget på kr 666 121 i forhold til 
salget i 2008. Dette er kun prisstigningen. Salgsinntektene på ammunisjon for 2009 ble 
kr16 109 962 som er kr 2 609 962 høyere enn godkjent budsjett på kr 13 500 000.  
 
Salget av kaliber.22 ammunisjon er fortsatt bra, og har økt med ca. 400 000 enheter. Der 
er omsatt 4 393 150 enheter, (3 940 000 i 2008). 
 
Salget av treningspatroner for jegere, har igjen fått en liten økning. Salget viser en 
omsetning på 224 220 enheter (183 960 enheter i 2008.) 
 
Våpensalget 
Våpensalget har også i 2009 hatt en økende tendens. DFS solgte i 2009 SAUER-produkter 
for kr 13 319 697, mot kr 10 319 812 forrige år. En økning i omsetningen på rundt kr 3 
millioner, og kr 4 millioner høyere enn godkjent budsjett.  
 
J P SAUER & SOHN har i 2009 hatt uvanlig store problemer med leveranser. De har ikke 
klart å levere i henhold til avtale, og ventetiden har til tider vært oppe i 2 mnd. Grunnen til 
dette var store omorganiseringer ved fabrikken i Eckernførde, med personalkonflikter. 
 
Salget av SAUER 200 STR viser at aktiviteten i organisasjonen fortsatt er god. Salget av 
våpen med juniorskjefter er høyt i forhold til andre våpen i 6,5.(se tabell) Vi kan registrere 
at antall våpen/omb.sett i kal 22 har en økning på 32 % fra 2008. Denne økning bekrefter 
stor aktivitet på innendørstreningene, og at flere skytterlag har investert i nye lagsvåpen. 
 
 
 
 
 
 
 
 



Oversikten viser sammenlignet salg 2000 – 2009 
Type/kal 2000 2001 2002 2003 2004 2005 2006 2007 2008 2009 
Kompl. våpen i kal. 6,5 475 397 420 445 397 363 395 365 329 356 
Kompl. våpen i kal. 6,5 
Jun. 9 56 74 80 109 138 156 182 172 206 

Kompl. våpen i kal. 7,62 9 16 7 4 14 7 4 3 3 13 
Kompl. våpen i kal. 22 82 71 72 102 82 104 125 102 78 97 
Kompl. våpen i kal. 22, 
Jun 2 6 17 30 29 54 66 90 71 148 

Ombyggingssett 302 324 309 402 418 353 496 443 378 452 
Kompletteringssett 32 37 38 57 35 58 55 45 51 34 
Kompletteringssett, Jun   2 7 9 16 21 14 29 26 
Irisblender  123 130 113 138 153 184 131 129 166 
Magasin 6,5/7,62 869 871 1016 1155 1194 1022 1313 1319 1102 1453 
Magasin i kal. 22         229 304 

 

Annet salg 
Denne gruppen innebærer stevnemateriell inkl. skyteskiver for 15 meter, 
profileringsartikler, medlemskort og administrasjonsprogram. 
 
Gruppen har hatt en omsetning på kr 737 107 i 2009 (kr 680 748 i 2008) en økning på kr 
56 359 fra 2008, kr 17 107 bedre enn budsjett. 
Web-shopen ble satt i funksjon i mars, og gitt oss litt ”enklere” omsetning på gruppen, 
annet salg. 
 
IT-arbeidet  
Ved utgangen av 2009, hadde 559 skytterlag kjøpt administrasjonsprogrammet.  Det har 
vært avholdt 2 kurs i programmet og 3 kurs i regnskapsdelen i 2009. Programmet kjører nå 
på versjon 5.50 og installasjonsprosedyren ble i løpet av 2009 endret for å tilpasses 
Windows Vista og Windows 7.  
 
It-avdelingen startet i 2009 arbeidet med å planlegge en internett- basert løsning som skal 
omfatte funksjonaliteten som i dag ligger i administrasjonsprogrammet og Tillitsnett. 
 
Vi var ved utgangen av året også i full gang med å lage ny versjon av 
resultatstyringsprogrammet for Landsskytterstevnet, da det gamle programmet har gjort 
tjeneste i ca 20 år. Vår leverandør på dette har gitt oss beskjed om at det ikke lenger vil bli 
støtte på dette programmet. Etter en anbudsrunde med 3 leverandører gikk oppdraget 
med det nye programmet til Kongsberg Mikroelektronikk AS. Arbeidet var ved utgangen av 
2009 i rute iht framdriftsplanen.   
 
845 e-postadresser var registrert på skytterlag ved utgangen av året.  335 internettsider 
var ved ugangen av året kjøpt av skytterlag og samlag. 235 av disse på Idium plattform, en 
løsning som er stadig økende, og 100 på Dform plattform og minkende. Ved utgangen av 
året avsluttet it-avdelingen formidling av sistnevnte løsning. 

 
 
 
 



Samarbeidet med Forsvaret 
Samarbeidet mellom DFS og Forsvaret har også i 2009 vært meget godt.  
 
GIHV Gen.maj Bernt I.F. Brovold og gen.sekr Berglund har i løpet av året hatt flere 
avklarende møter vedrørende ny avtale om Forsvarets støtte til LS fom 2011. Etter at 
Gen.maj Kristin Lund overtok som GIHV pr 1. okt har arbeidet fortsatt i samme gode spor. 
Stabsjef i HVST, fl.komm Ketil Olsen, har representert Forsvaret i forhandlingene, særlig i 
perioden han var fungerende GIHV sommeren 2009.  Det har særlig vært fokusert på 
hvilke deler av dagens materiell som kan videreføres og hva som må nyanskaffes. Det 
framstod i løpet av 2009 en avklaring om at banemateriellet videreføres. 
 
Landsskytterstevnet i 2009 ble støttet av Fellesoperativt hovedkvarter (FOHK), Agder HV-
distrikt 07, Forsvarets Logistikkorganisasjon/materiell(FLO/M), Forsvarets 
Logistikkorganisasjon/Romerike tekniske verksted(FLO/RTV) og FLO/IKT(informasjons- og 
kommunikasjonsteknologi). De militære avdelingene gjorde en utmerket innsats med 
planlegging og gjennomføring av sin støtte til LS. 
 
De elektroniske skivene som ble introdusert ved LS 2001 fungerte fortsatt meget godt. 
 
Etter avtale med NIH/Forsvarets avdeling ble offisielt Mil NM i rifleskyting arrangert under 
LS 2009, som året før. Programmet for Mil NM var regulær skyting i klasse AG3 med kun 
liggende skyting i feltskytingen, etter ønske fra Forsvaret. Som i 2008 ble det arrangert 
egen finale i Mil NM. I denne finalen deltok de 10 beste fra innledende skyting i felt-, 
Stang- og baneskyting. Alle ti hadde samme utgangspunkt i finalen. Denne ble vist på 
storskjerm, skive for skive. Arrangementet ble meget vellykket. Forsvaret startet 
innfasingen av ny angrepsrifle, HK 416 i 2009. Det ble avtalt eget Mil NM i 2009 for de som 
har utlevert HK 416 som sitt personlige våpen. Det ble ikke gjennomført egen finale i 
denne klassen. Vinner i denne klassen ble skytter med laveste plassiffer i felt-, Stang- og 
baneskyting.  
 
I samsvar med DFS’ formålsparagraf er det i all aktivitet i hele organisasjonen tilrettelagt 
for at militært personell kan vedlikeholde egen skyteferdighet med tjenesterifle ved 
deltakelse i konkurranser og trening i egen klasse.   
 
DFS støtter studiet Idrettsledelse Skyting ved NIH med forelesere og mentorstøtte ved 
større oppgaver. Mange av studentene er personell fra Forsvaret.  
 
I samarbeidet med Heimevernet (HV) sentralt har også 2009 vært et meget positivt år. På 
grunn av innsparingsbeslutninger i HV ble det ikke gjennomført samarbeidskurs i 2008, 
men i 2009 har vi igjen gjennomført samarbeidskursene som tidligere, med unntak av kurs 
II som var et rent DFS kurs.  
 
Lokalt og regionalt har HV behov for bruk av ca 140 baner, tilhørende skytterlagene i DFS, 
for gjennomføring av skarpskyting under årets trening. Arbeidet med retningslinjer for HVs 
bruk av sivile skytebaner er avsluttet og GIHV har gitt ut sine retningslinjer for dette.  
Disse retningslinjene danner grunnlag for bruksavtale mellom HV-distrikt og skytterlag.  
 
Norges Skytterstyre har vedtatt at de baner HV skal benytte skal prioriteres i det 
sikkerhetsarbeid DFS har igangsatt på generelt grunnlag på skytterlagenes baner. Totalt 
har DFS-lagene ca 800 skytebaner over hele landet. Her gis alle som ønsker det anledning 



til trening med rifle. DFS’ største økonomiske utfordring er vedlikehold av denne 
banemassen, særlig med tanke på sikkerhetsmessige forhold.    
  
Møtevirksomheten mellom Heimevernsstaben (HVST) og Skytterkontoret har vært 
gjennom en god periode. GIHV og generalsekretæren møtes jevnlig i sitt arbeid med 
utkast til ny støtteavtale for gjennomføring av LS. Fra DFS deltar Utdanningssjef og 
Ungdomskonsulent i en arbeidsgruppe for å vurdere videre utvikling av samarbeidet HV-
DFS i framtiden. DFSU v/leder og ungdomskonsulent har gjennomført møter med leder i 
HV-ungdom (HVU). Avtalen mellom HV og DFS forventes revidert i forhold til gruppens 
konklusjoner.   
 
I 2004 ble det igangsatt et samarbeidsprosjekt ved Heimevernets utdanningssenter 
Værnes (HVUV) hvor DFS-skyttere som skal inn til førstegangstjeneste blir tilbudt god 
tilrettelegging for skytetrening, i og utenfor tjenesten, samtidig som deres 
skyteferdigheter utnyttes i skarpskytterutdanningen i HV. Målet var skarpskyttertjeneste i 
HVs oppsetninger.  
 
Det ble gjennomført et pilotprosjekt på dette i to kontingenter, en i 2004 og en i 2005. 
Første ordinære kontingent ble innkalt sommeren 2006. Denne besto av 19 skyttere, 
herav to jenter. Evalueringen fra kontingenten var meget positiv. Det legges stor vekt på 
at denne ordningen skal bli til beste for samarbeidet mellom HV og DFS. Norges 
Skytterstyre har lagt føringer for at virksomheten ved HVUV skal støttes maksimalt for et 
vellykket resultat. 
 
Sommeren 2007 ble ny kontingent innkalt. Ved dimisjon var tilbakemeldingene også fra 
denne kontingenten meget positive.  
 
I arbeidet med tilførsel av aktive skyttere til skarpskytterutdanning ved HVUV samarbeider 
DFS aktivt med Vernepliktsverket.  Målsettingen i antall pr kontingent er allerede nådd. 
Ved et fortsatt godt opplegg og aktiv støtte har DFS tro på at ordningen etter hvert blir 
”selvrekrutterende”. Utenom de som rekrutteres til denne spesielle tjenesten produserer 
DFS ca 2000 skyttere årlig opp til vernepliktig alder. Dette er en gruppe som kan 
rifleskyting ved frammøte til tjeneste og er i så henseende et markant bidrag til 
forsvarsevnen i befolkningen.     
 
Tidlig i 2008 kom det politiske signal om at HVs soldatutdanning ved Værnes skulle legges 
ned. Det arbeid som i ovenstående avsnitt er beskrevet som en vellykket satsning er 
dermed beklageligvis et avsluttet kapittel. Etter som det var enighet om at vi her hadde 
arbeidet fram en meget god ordning som involverte parter var tilfredse med vil Hæren og 
Heimevernet vurdere en videreføring av ordningen i 2010.  
 
I april 2007 ble det innledet drøftinger med en avdeling i HSTY om 
skyteinstruktøropplæring ved Grunnleggende Befalsutdanning(GBU) etter samme mønster 
som samarbeidskursene for HV. Første kurs ble gjennomført ved Panserbataljonen på 
Setermoen i juni 2007. Høsten 2007 ble det avtalt tilsvarende kurs for HMKG. I 2009 var 
det avtalt kurs for Panserbataljonen, men kurset ble utsatt pga at bataljonen ble oppsatt 
med HK 416 og våre instruktører selv trengte kurs i våpenkjennskap før 
instruktørutdanningen for Hæren kunne fortsette. Kurs for dette er avtalt i januar 2010.    
 
 



På regionalt og lokalt nivå fortsatte det gode samarbeidet som før. Dette samarbeidet 
gjelder først og fremst bruk av skytebaner og skytterhus samt lokal støtte til arrangement 
av stevner, møter og kurs.  
 
Omstruktureringen i Forsvaret har pågått også i 2009. Heimevernet, som nå har redusert 
antall distrikter til 13 (tidligere18), skal innrettes mot nye og framtidige nasjonale trusler i 
rammen av det moderne samfunn og organiseres i en styrkestruktur på 45000 personell 
inndelt i Innsats-, Forsterknings- og Oppfølgingsstyrker. DFS har fulgt opp denne 
omstruktureringen bl.a. med endring av representasjonen i distriktsrådene. Heimevernet 
signaliserer en øket trening og bruk av de DFS-baner som nevnt foran. 
 
I Forsvarets ledelse er den mest markerte endring at Generalinspektørene ble flyttet ut av 
Oslo i 2009, med unntak av GIHV. GIHV blir værende i Oslo, dog utenfor Forsvarets 
ledelsesbygg.   
 
I forbindelse med flytting/etablering av nye lokaler for Skytterkontoret har det i 2009 vært 
en fortsatt dialog med Forsvarsbygg vedrørende plass i lokaliteter i Forsvaret. Det 
foreligger ingen avklaringer på dette på nåværende tidspunkt.    
 
Representant for Forsvarets øverste ledelse i Norges Skytterstyre er som før 
Generalinspektøren for Heimevernet, pr 1.oktober 2009 er dette gen.maj Kristin Lund.  
Flaggkommandør Ketil Olsen, stabssjef i HVST, er varamann. Sistnevnte er også leder i 
Forsvarets Skyteutvalg.  
 
Antidoping  
Det ble foretatt 15 dopingkontroller fordelt på 6 stevner i 2009. Det var på Norgescup i 
Tingelstad, Landsdelskretsstevne i baneskyting på Moss/Våler, Landsskytterstevnet i Evje, 
Landsdelskretsstevne i baneskyting på Levanger & Frol, og på Norgescupstevner i Os og på 
Fana. Prøvene ble analysert på Aker universitetssykehus og samtlige 15 prøver var 
negative.  
 
Skifelt/skogsløp med feltskyting  
Utvalget for skifeltskyting (DFS/SFU) har bestått av Reidar Helland (leder), Ole Per Strædet 
(Anna Kirsten Hellevang, f.o.m Landskytterstevnets slutt) og Johannes Linnerud. Utvalgets 
sekretær har vært Runar A. Sørensen.  
 
Utvalget har holdt 4 møter, og det er behandlet 21 saker. 
 
NM skifelt 
Konkurransen gikk denne gangen på Bortelid i Åseral kommune i regi av Torridal 
skytterlag. NM ble gjennomført under fine forhold både lørdag og søndag, og arrangøren 
skal ha skryt for et flott arrangement. Totalt med alle klasser var det 71 starter i årets NM. 
Dette er omtrent som forrige år. Dessverre er deltakelsen i enkelte klasser fortsatt 
betenkelig liten. Dette gjelder spesielt for kvinne- og juniorklassene.  
 
Per Johan Gjølga fra Stallvik sikret seg NM-tittelen på normaldistanse, og kunne dermed 
motta sin fjerde Kongepokal. Per Johan leverte et solid langrenn, men det var først og 
fremst meget god skyting som ga seieren. Et ganske vanskelig opplegg gjorde sitt til at det 
ble delt ut mange tilleggsminutter, men Per Johan traff med alle 30 skuddene. Nummer to 
ble NM-vinneren de to siste årene, Øystein Nygård fra Øversjødalen, nesten 7 minutter 



bak Gjølga. Sprint distansen ble vunnet av Øystein Nygård, foran Jon Olav Aarhus fra 
Sauda. På kvinnesiden ble det dobbeltseier til Anna Kirsten Hellevang fra Omvikdalen. 
Sunnfjord vant for aller første gang samlagskonkurransen for menn. De vant foran 
Rogaland og Agder. 
 
NM skogsløp med skyting    
Mesterskapet ble for andre år på rad arrangert på Værnes. Denne gang hadde 
Skjelstadmark skytterlag et samarbeid med Lånke skytterlag om arrangementet. Totalt var 
det 93 starter. Dette var en tilbakegang i forhold til året før, men dette kan sees i 
sammenheng med nedleggelsen av HVUV, noe som ga en sterk reduksjon i klasse AG3.  
 
Stafetten ble nok en gang en suksess. Sunnfjord ble vinner av konkurransen for menn, 
mens Romsdal stakk av med seieren i kvinneklassen. 
 
På normaldistansen ble det en maktdemonstrasjon av Ole Martin Erdal fra Førde. Eldre 
junioren hadde klart beste løpstid. Han traff også bra på standplass, og med 26 treff var 
han nesten fem minutter bedre enn nummer to, Reidar Helland fra Lund. Selv om Reidar 
ble nest best totalt, vant han likevel seniorklassen, og kan dermed kalle seg norgesmester. 
 
På sprintdistansen ble det seier til Herman Erdal fra Førde. Han vant med nesten ett 
minutts margin til Per Johan Gjølga fra Stallvik. 
 
Blant alle kvinnene hadde eldre junioren Malin Solheim Høstmark fra Malmefjorden beste 
tid på både sprint og normalprogram. Av seniorkvinnene var det Irene Skilbrei fra Førde 
som ble best på normalprogrammet, mens Anna Kirsten Hellevang fra Omvikdalen vant 
sprinten. 
 
Aktivitetskonkurransen  
Sektoren har videreført konseptet med en aktivitetskonkurranse knyttet til et lokalt 
arrangement i skogsløp med skyting. Konkurransen profileres gjennom en egen brosjyre, 
samt artikler på Internett og i Skyttertidende. 2009 fortsatte den fine fremgangen fra året 
før. Totalt deltok 835 deltakere fra 51 forskjellige skytterlag. Dette viser at spesielt 
skogsløp med skyting begynner å få fotfeste mange plasser rundt om i landet. 
 
Fana skytterlag i Hordaland ble vinner av konkurransen med 82 deltakere på sitt 
arrangement. På de neste plassene fulgte Lund, Hafslo og Røldal, alle med 56.  
 
Aktivitetskonkurransen anses å være sektorens viktigste virkemiddel for å fremme 
aktiviteten i skytterlagene generelt, og potesialet for enda større deltagelse er til stede.   
   
Skogsløp med skyting under Landsskytterstevnet 
Skifeltutvalget arrangerte for 7. år på rad en enkel konkurranse i skogsløp med skyting 
under Landsskytterstevnet. Opplegget ble gjennomført med utgangspunkt fra siste hold i 
finfelt-løypa. Det ble løpt en runde på ca 750 meter i nærheten av standplassen. Pågangen 
på denne konkurransen var nok en gang stor. Det deltok 250 personer, noe som viser at 
dette er et tilbud som hører hjemme på LS. 
 
 
 
 



Skytebaner 
Sakene som berører skytebaner er ivaretatt av anleggssjefen, i samarbeid med de faste 
eksterne konsulentene (juridisk og teknisk konsulent). Det er som tidligere fokusert på 
skytebanesikkerhet, men det er også fokusert på å løse konflikter og å forebygge 
framtidige konflikter for skytterlag. I samarbeid med Klima og forurensingsdirektoratet 
(KLIF, tidligere SFT) er det nedsatt en gruppe som arbeider med nye retningslinjer for 
konsesjonsbehandling av støy og forurensing fra skytebaner. 
 
Utfordringer avdelingen har hatt, og som blir aktualisert mer og mer i framtiden, er 
spørsmål omkring offentlig regulering av skytebaneområder. Dette er tidkrevende, dyre og 
kompetansekrevende prosesser som i mange tilfeller er helt nødvendige, eller ganske 
enkelt en forutsetning for å holde skytebanene åpne. Det er viktig for å sikre skytebaners 
framtid og legitimitet, at denne type prosesser gjennomføres på en profesjonell måte og i 
samarbeid med offentlige myndigheter. Like viktig er det at DFS bistår skytterlagene med 
kompetanse som ikke bare sikrer bruksinteressene, men også at gjeldende regelverk 
etterfølges for å sikre framtidig bruk av baneområdene. 
 
Miljøpakkeprosjektet: 
I 2009 er det satt i gang bygging av en bane i forbindelse med miljøpakkeprosjektet. 
Øvrige midler er forbrukt til ferdigstilling av skytebanene til Bremnes skytterlag og 
Tenaasen og Jordet som ble startet opp i 2008. Skogmo skytebane i Overhalla ble startet 
opp som byggeprosjekt i 2009 og vil bli ferdigstilt i mars 2010. 
 
Det planlegges 3 byggeprosjekter finansiert med Miljøpakkemidler i 2010. 
 
Per dato gjenstår 60 baner som vurderes for miljøpakketiltak. Realisering av disse vil mao 
ta ca 20-30 år.  
 
Følgende 11 skytterlag har mottatt utbetaling av Ordinært banebidrag som følge av 
innvilgede søknader i 2009:  

• Askvoll og Holmedal, Drangedal, Sunnylven, Stadsbygd, Rise og Løddesøl, Røros, Rand, 
Haugen, Øyfjell, Henning, Utvik og Innvik. 

Følgende 44 skytterlag har mottatt juridisk bistand i løpet av 2009: 
• Arna, Askøy, Aurland, Bangsund, Bjerkvik, Bolkesjø, Finnøy, Flikka, Fosna, Galterud, 

Gann, Gaular, Geilo, Hyllestad, Høyjord og Ramnes, Isfjorden og Åndalsnes, Jølster, 
Kabelvåg, Klæbu, Lillehammer, Lindås, Namsos, Nidaros, Olden, Orkla, Osterøy, Radøy, 
Randesund, Randsfjord, Rise og Løddesøl, Saltdal, Sandar og Sandefjord, Sortland, 
Stavanger, Svinndal, Søndre Odalen, Tjelle og Ranvik, Topdal, Tromsø, Ugland, Vestnes, 
Vik, Voss, Ådal 

Følgende 39 Skytterlag har mottatt teknisk bistand i løpet av 2009: 
• Asker, Aurland, Bergen, Bodø østre, Bolkesjø, Borge, Bø, Elverum, Etnedal, Evje og 

Hornnes, Fana, Galterud, Geilo, Gol, Haugesund, Holmestrand, Inderøy, Indre Gloppen, 
Klepp, Lunner, Løiten, Nidaros, Radøy, Rennebu, Rjukan, Sandar og Sandefjord, Sande, 
Skedsmo, Sortland, Stavanger, Sæberget, Topdal, Tromsø, Ugland, Vaagakallen, 
Vestnes, Vingelen, Voss, Ådal 



Skytingens Dag  
Skytingens Dag ble i 2009 arrangert 07. juni. Det ble satt av kr 100 000 til samlagenes og 
skytterlagenes markedsføring av Skytingens Dag. 35 lag søkte om støtte (40 i 2008), og 26 
lag rapporterte innen fristen den 1. oktober 2009. Dette gav en samlet utbetaling på kr 76 
814 (70 237 i 2008). 259 skytterlag bestilte materiell fra Skytterkontoret til sitt 
arrangement. Dette er en oppgang på 14 lag fra 2008. Totalt deltok 8 285 på Skytingens 
Dag i 2009, og dette er en nedgang på 645 deltakere fra året før. 
 
Sentral utdanningsvirksomhet 
Med utgangspunkt i DFS sin Aktivitetsplan for 2009 – 2011, og i DFS sin 
Informasjonsstrategi, har utdanningsavdelingen i 2009 utført sin virksomhet slik:  
 
Instruktørutdanning 
Instruktører er nøkkelpersonell i lag og samlag for å kunne drive en utstrakt rekrutterings- 
og opplæringsvirksomhet. Det er derfor en prioritert oppgave for DFS å fortløpende tilføre 
organisasjonen nye instruktører. Dette skjer gjennom et variert opplæringstilbud regionalt 
i samlagene og sentralt i DFS slik:  
 

• Lokale instruktørkurs i regi av samlagene – varierende varighet. 
• Instruktørkurs 1, alternativ modell i regi av DFS – tre dagers varighet.  
• Instruktørkurs 1, alternativ modell i regi av samlagene – tre dagers varighet. 
• Instruktørkurs 1, samarbeidskurs mellom HV og DFS – fem dagers varighet. 
• Instruktørkurs 1, i regi av faglærer ved NTG – fem dagers varighet. 
• Instruktørkurs 2, samarbeidskurs mellom HV og DFS – fire dagers varighet. 
• Instruktørkurs 3, oppfølgingskurs for samlagsinstruktører – to dagers varighet. 

Instruktørutdanning til nivå 1 har i 2009 blitt gjennomført slik:  
Kurstype  Sted Antall elever 
Kurs I, alternativ modell Nord Norge landsdel 31 
Kurs I, samarbeidskurs mellom HV og DFS HVSKS 23 
Videregående skoler med skytterlinje NTG 6 
Kurs I, alternativ modell i regi av samlagene 3 samlag / 3 kurs 46 
Sum:    106 elever 

 
Instruktørkurs 1 og 2 er samarbeidskurs mellom Heimevernet og DFS iht. sentral 
samarbeidsavtale. Grunnet budsjettkutt i Forsvaret hadde ikke HV anledning til å delta 
med elever ved kurs 2. Kurset ble uavhengig av dette gjennomført ved HVSKS med 20 
elever fra DFS.   
 
Skytterkontorets utdanningsavdeling har også i år fått henvendelser om å støtte med 
instruktørkurs 1for troppsbefal i Hæren. Grunnet manglende kunnskap om Forsvarets nye 
angrepsrifle HK416, var ikke Utdanningsavdelingen i stand til å imøtekomme denne 
forespørselen. 
 
Lederutdanning 
I DFS sin aktivitetsplan er det vedtatt som et sentralt ansvar å stå for opplæring av de 
tillitsvalgte i samlagene. Formålet er at samlagene i neste omgang skal drive relevant 
opplæring av de tillitsvalgte i lagene. Sentralt løses dette ved å årlig tilby et innføringskurs 



for nyvalgte samlagsledere, ungdomsledere, utdanningskontakter og  kasserere. I 2009 
deltok 24 elever på dette kurset. Fra 2009 skal hvert samlag oppnevne en IT-kontakt. 
Parallelt med kurs for nyvalgte ble det arrangert et innføringskurs for nye IT-kontakter, 
som samlet 35 deltakere.   
 
I tillegg gjennomføres landsdelsvise oppfølgingsseminarer hvert annet år for samlagenes 
ledere, ungdomsledere og utdanningskontakter. I 2009 deltok det 56 tillitsvalgte ved 
seminarene som ble arrangert for hhv Midt- Norge og Østlandet landsdeler.  
 
I hvor stor grad samlagene står for opplæring av instruktører, ledere og skyttere i lagene 
kan med rimelig grad av nøyaktighet vurderes ut fra søknader om bidrag for gjennomført 
kursvirksomhet. Det er her stor variasjon i hvor flinke samlagene er til å gi et tilstrekkelig 
tilbud til de tillitsvalgte i skytterlagene. Et sammendrag av nøkkeltallene for 2009 viser 
denne samlede kursvirksomhet i regi av samlagene: 
 

Kurstype Antall kurs Antall elever 
Aktivitetskurs  16 kurs 210 
Kurs i adm. og drift av skytterlag 26 kurs 341 
Instruktørkurs (kortere varighet) 3 kurs 30 
Ungdomslederkurs  10 kurs 144 
Samling for rekrutteringsskyttere 52 samlinger 1184 
Samling for første års senior/nybegynner voksen 12 samlinger 151 

 
Det er i 2009 utbetalt bidrag for kurs og samlinger i regi av samlagene med til sammen 
666 000 kr til flg. samlag: Agder, Akershus, Aust-Agder, Drammen, Follo, Fosen, Gauldal, 
Telemark, Hardanger & Voss, Hedmark, Hordaland, Inntrøndelag, Namdal, Nordfjord, 
Nordmør, Nord-Østerdal, Numedal, Ofoten, Opland, Oslo, Rana, Ringerike Rogaland, 
Romsdal, Salten, Sogn Indre, Sogn Ytre, Sunnfjord, Sunnhordland, Søre Sunnmøre, Troms, 
Uttrøndelag, Valdres, Vest-Agder, Vesterålen, Vest-Finnmark, Vest-Telemark, Vestfold, 
Østerdal, Østfold. 
 
Annen virksomhet 
Heimevernets Utdanningssenter på Værnes ble lagt ned sommeren 2009. Med det mistet 
samtidig DFS sitt tilbud om en tilrettelagt tjeneste for skyttere inne til førstegangstjeneste. 
Opplegget ved HVUV inneholdt muligheter for våre beste ungdomsskyttere til å utdanne 
seg til skarpskyttere i HV, en tjeneste disse gjennom sine skyteferdigheter var meget godt 
skikket til.  
 
DFS ønsker ordningen videreført både som et godt tilbud til våre unge seniorskyttere, og 
ikke minst som et bidrag til økt skyteferdighet i Forsvaret. Det er gjennom året sett på 
muligheter for en relokalisering av ordningen.    
 
Det er fortsatt stor etterspørsel etter profilerings- og utdanningsmateriell. 
Utdanningsavdelingen har gjennom året prioritert produksjon og vedlikehold av det 
materiell organisasjonen allerede har. Brosjyrene Skyting og sikkerhet og Grunnleggende 
skyteteknikk er omarbeidet for å være enda bedre innrettet mot en brukergruppe av 
nybegynnere. Det registreres et ønske fra skyttere og tillitsvalgte om stadig mer 
elektronisk tilgang til det materiellet utdanningsavdelingen forvalter, noe det arbeides 
med å imøtekomme.  
 



Øvrig instruksjons- og utdanningsvirksomhet som besørges av utdanningsavdelingen 
varierer fra år til år. For 2009 er det i likhet med tidligere bidratt med sentral instruktør- 
og foreleserstøtte til kurs og samlinger i regi av samlagene. I denne sammenheng støttes 
utdanningsavdelingen av instruktører tilhørende Instruktørpoolen. Totalt har 9 samlag 
mottatt sentral foreleserstøtte i 2009, dette inkluderer også støtte gitt gjennom 
Skytterkontorets IT avdeling. Utdanningsavdelingen har i tillegg til nevnte virksomhet løst 
flere andre pålagte oppgaver, herunder: 
 

• Administrert og ledet landslagets virksomhet i fbm. Nordisk Mesterskap.  
• Utført sekretærfunksjon for DFS/Utvalget for skifelt. 
• Støttet LS arrangøren i form av koordinering og veiledning, herunder opplæring av 

militære mannskaper for skyteteknisk gjennomføring.  

Ungdoms- og rekrutteringsarbeidet  
Det frivillige Skyttervesen Ungdomsutvalget (DFSU) har ledet dette arbeidet, og har som 
hovedmål å legge til rette for en helhetlig og kvalitativ rekruttering. Rekruttering er en 
langsiktig prosess, der ungdomsmassen, ressurser, apparatet rundt den enkelte skytteren, 
med mer, er faktorer som spiller inn og gir variabler. Det er forskjell på en oppblomstring 
og faktisk rekruttering. Begrepet rekruttering innebærer at lagene har en tilstrømming av 
nye skyttere, og at disse forblir aktive over tid. For å realisere Handlingsplanens mål om en 
økning i rekrutteringsklassene, har DFSU prioritert følgende tiltak: 
 

• Motivere inaktive lag og samlag 
• Styrke instruktør- og lederutdanningen 
• Kvalitetssikre og videreutvikle opplegget for Skyteskole 

Parallelt med disse prioriteringene har DFSU også et utvidet ansvar gjennom det sentrale 
instruksverket, og rekruttering generelt. Det er særlig en tilretteleggig for våre nye 
seniorer og arbeidet med å skape ”skytterfamilier” gjennom Skyteskole, som er viet mye 
oppmerksomhet. 
 
Rekrutteringen er rimelig stabil i de yngste klassene og vi har ingen rekrutteringskrise i 
DFS, og dette er et resultat av at mange lag driver et kvalitativt og godt 
rekrutteringsarbeid. Under LS i Evje kunne vi igjen registrere en økning i antall deltakere i 
rekrutteringsklassene i forhold til året før. Økningen var på ca 7 % mot ca 4 % totalt. 
 
I 2009 var det 91 lag som arrangerte skyteskole, med et samlet antall på 980 deltakere. 
Dette er en oppgang i forhold til forrige år på over 20 % i antall lag, og rundt 10 % i antall 
deltakere. De siste årene har tallene ligget jevnt på rundt 900 deltakere, mens det da i 
2009 var en økning. Men sett i forhold til at hele 20 % flere lag har arrangert skyteskole er 
fortsatt tendensen at lagene generelt tar inn færre skyttere, og legger større vekt på 
oppfølging i forhold til lagets kapasitet. Det er i dag en forutsetning for god rekruttering at 
både foreldrene og skytterne blir fulgt opp av skytterlaget. Gjennom tiltak for og med 
foreldre rekrutterer skytterlagene ikke bare nye skyttere, men også til eget 
tillitsmannsapparat. Antall innrapporterte skyteskoler står fortsatt ikke i forhold til antall 
skyteskolepakker som blir bestilt. Rundt 140 pakker har blitt sendt ut i 2009.  
 
Skyteskolekonseptet ble i 2009 lagt om en del. Og fra 2010 er det blant annet skogsløp 
med skyting og skifelt lagt til som egne temadager. 



Landskonkurransen i skoleskyting 08/09 viser en nedgang, med 1607 elever og 25 
arrangerende lag. Forutsetningene for å kunne arrangere konkurransen endrer seg årlig, 
alt etter lærerplaner og hvilke ressurser skolene og lagene har. Lagene som ligger i 
nærheten av en ungdoms- eller videregående skole må ivareta muligheten de har til å 
synliggjøre laget og skyttersporten. Det må vurderes i hvilken grad, og i hvilken form dette 
tiltaket skal videreføres. 
 
Valgfag i skolen ble gjennomført av 5 lag, med til sammen 107 deltakere. Også her er 
lagene prisgitt hvilke tilbud de lokale skolene har mulighet for. Fra 1/1-2010 har denne 
tilskuddsordningen fått nytt navn, og heter nå Prosjekt i skolen.  
 
Kurs/samling for nye- og førsteårsseniorer var et nytt prosjekt i 2009 som har vært 
bidragsgivende. Dette ble opprettet med tanke på å motvirke frafallet i antall skyttere fra 
rekrutteringsklassene opp til seniornivå. I 2009 var det 12 samlag som gjennomførte slike 
samlinger/kurs, og med i alt 151 deltakere. Disse tallene er ventet å bli høyere når 
ordningen har satt seg. 
 
Gjennom bidragsordningene har DFSU forenklet innrapporteringsrutinene og lagt til rette 
for aktivitet ute i samlagene. En klar tendens er at mange samlag er flinke til å arrangere 
kurs/samlinger for skytterne, mens det er klart færre som arrangerer kurs/samlinger for 
tillitsmenn. For å sikre kontinuiteten av tillitsmenn på alle plan, og med tanke på frafallet i 
antall skyttere fra rekrutteringsklassene opp til seniornivå er det viktig at samlagene 
opprettholder og/eller øker denne typen kursaktivitet. Det er viktig at dialogen mellom 
samlag og lag vedlikeholdes, slik at lagenes behov for støtte og kursing blir dekket best 
mulig. 
 
Det Nordiske samarbeidet gjennom landskamp og ledermøte er ivaretatt som før, og gir 
det enkelte land muligheter til erfaringsutveksling og nytenking. Dog er det en endring i 
organisering i Danmark og særlig Sverige som har ført til at ungdomsledere ikke har 
obligatorisk deltakelse i Nordisk Formannsmøte. De kan dog innkalles ved behov.  
 
Norge gjør det svært bra i Ungdoms- og Seniornordisk Mesterskap. Dette er et direkte 
resultat av breddesatsing og at Norge kan stille med mange gode skyttere, som kan hevde 
seg i alle disipliner.  
 
Norsk Skyttertidende 
Norsk Skyttertidende fikk i 2009 et økonomisk resultat på minus 378 605 kroner, som er ca 
83.000 kroner mer enn året før. Annonsesalget gikk tilbake med kr 70 000 og utgjør i 
realiteten mesteparten av økningen i underskuddet fra 2008. Det er også på sin plass å 
minne om at offentlige midler, som lå inne så sent som i 2008-budsjettet med kr 500 000, 
nå er helt fjernet. 
 
Tilgangen på annonser må fortsatt sies å være bra. Annonseprisene ble holdt på samme 
nivå som året før, men totalt gikk salget tilbake fra 545 000 kroner i 2008 til kr 474 492 i 
2009. Vi mener fortsatt å se en tendens til at flere og flere aktører lever av å omsette 
produkter til DFS-miljøet, noe som igjen må ansees som et sunnhetstegn for DFS. Skal det 
pekes på en negativ trend i utviklingen, ligger nok den mest på Stevneguideannonser, der 
tendensen er at man i større grad holder seg til nettet og de oppgraderte terminlistene 
der. 
 



Antall abonnenter holdt seg relativt stabilt fra året før. Det er likevel en utfordring for 
redaktøren og den øvrige organisasjonen å bidra til at vi kan få en økning i dette tallet. En 
kampanje for å øke antall abonnenter er bestemt for kommende år i forbindelse med at 
Skyttertidende da kommer ut i sin 125. årgang. Skyttertidende distribueres fortsatt som B-
post, noe som fungerer tilfredsstillende i forhold til noe lengre distribusjonstid. 
Innsparingen i kroner er formidabel. 
 
Norsk Skyttertidende kom ut med åtte utgivelser i 2009, som året før. Økonomisk er åtte 
utgivelser gunstig i forhold til stofftilgang og muligheten til å opprettholde et mest mulig 
oppdatert og aktuelt blad. Norsk Skyttertidende kom i 2009 ut med totalt 492 sider. Dette 
er nøyaktig like mange sider som året før. 492 sider gir et gjennomsnittlig sidetall på 61,5 
sider i hvert nummer. 
 
Situasjonen på frilansersiden er omtrent som tidligere, men stabilitet og forutsigbarhet er 
en stor utfordring og det er ikke mye å gå på om det skulle skje uforutsette ting og noen 
av de mest stabile medhjelperne gir seg. Aktiviteten beveger seg uansett på grensen av 
det som er forsvarlig i forhold til bemanningen i tidsrommet mars-desember. 
 
Samlagenes tall  
Tallene fra samlagenes årsmeldinger viser at vi har 137715 aktive skyttere i 2009. Dette er 
en oppgang på 76 skyttere fra 2008. Dette er i tråd med Handlingsplanen om å 
opprettholde antall aktive skyttere i 2009 og 2010. 
 
Når det gjelder klasseførte skyttere i klasse 3-5 er det en nedgang fra i fjor på 160 skyttere 
fra 5962 skyttere i 2008 til 5844 skyttere i 2009. Handlingsplanens mål beskriver en 
oppgang på 3 % i klasse 3-5 for årene 2009 og 2010. For å nå Handlingsplanens mål må 
tallet økes med ca. 300 skyttere i 2010. 
 
Antall skyttere i klasse 1 og 2 øker samlet fra 110 584 i 2008 til 111 929 i 2009. Dette er en 
oppgang på 1345 skyttere, og på vei mot Handlingsplanens mål om en oppgang på 3 % i 
Handlingsplanperioden.  
 
Antall rekrutteringsskyttere har en markant nedgang på hele 965 skyttere fra 15 566 
skyttere i 2008 til 14601 skyttere i 2009. Det er en nedgang på ca 6 %, og det kreves et løft 
for å nå målsettingen om en oppgang på 2 % i Handlingsplanperioden.  En nærmere 
analyse av tallene, viser at det er noen få samlag som står for mesteparten av nedgangen. 
Noe skyldes nok også manglende rapportering. Positivt er det likevel at det er en økning 
av antallet rekrutteringsskyttere som skyter DFS offisielle mesterskap. Veteranskytterne 
har en nedgang på 110 skyttere fra 5242 skyttere i 2008 til 5132 skyttere i 2009. 
Handlingsplanens målsetting er en oppgang på 3 % i Handlingsplanperioden.  
 
Norges Skytterstyres møtevirksomhet 
Norges Skytterstyre har gjennomført 7 møter utenom møtevirksomheten på 
Landsskytterstevnet. På møte 29. og 30. mars deltok varamedlemmene. Det er i alt 
behandlet 83 saker. Referatene fra møtene er sendt samlagene og kan leses på 
www.dfs.no.  
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2010 til å gjøre følgende vedtak: 
Årsmeldingen for 2009 godkjennes. 



 
Sak 33/2010 Tingsak: Aktivitetsplan for DFS for perioden 2011-2012 
 
På Skyttertinget 2008 ble det vedtatt en aktivitetsplan for perioden 2009 – 2010, på 
grunnlag av Handlingsplan III.  
 
Norges Skytterstyres drøfting: 
Det er Norges Skytterstyres vurdering at det nå, fortsatt med grunnlag i Handlingsplan III, 
bør vedtas en ny aktivitetsplan på Skyttertinget 2010. Denne planen bygger videre på 
gjeldende aktivitetsplan og utarbeides av Norges Skytterstyre. 
 
Norges Skytterstyre har derfor i sine drøftinger besluttet å legge fram en ny aktivitetsplan 
med bakgrunn i de erfaringer som er høstet fra gjeldende aktivitetsplan. Planen er også 
denne gang gitt en konkret utforming og en tydelig beskrivelse av oppgaver og ansvar for 
å få disse gjennomført.  
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2010 til å vedta følgende aktivitetsplan for DFS 
i perioden 2011 – 2012: 
 
På grunnlag av Handlingsplan III vedtas følgende konkrete aktivitetsplan for perioden 2011 
– 2012: 
 

I. Hvem er vi: 
a. en frivillig organisasjon opprettet av Stortinget. 
b. en folkebevegelse 
c. en aktiv støttespiller for det norske Forsvaret, spesielt Heimevernet. 
d. en masseidrettsbevegelse, men med plass for toppidrettsutøvere. 
e. en utdanningsinstitusjon 

1. for norsk ungdom 
2. for Forsvaret 
3. for landets storviltjegere 

f. en organisasjon basert på ”fair play” og høye etiske mål. 
 

II. Hvilke aktiviteter skal vi drive med: 
a. bane og feltskyting med grovkalibret våpen. 
b. 15-m innendørsskyting med finkaliber 
c. skogsløp med skyting, skifeltskyting 

 
III. Mål for perioden: 

a. øke antall 30-skudd skyttere med 2% i forhold til status pr 31/12-10. 
b. øke antall skyttere i klassene 3-5 med 2 % i forhold til tallet pr 31/12-10. 
c. øke antall skyttere i klassene 1 og 2 med 3 % i forhold til tallet pr 31/12 -10. 
d. øke antall av aspirant-, rekrutt- og juniorskyttere med 2 % i forhold til tallet 

pr 31/12 - 10. 
e. øke antall veteranskyttere med 3 % i forhold til tallet pr 31/12 – 10 
f. 4000 påmeldte skyttere til LS i Bodø 2011 og 6000 påmeldte til Voss 2012. 
g. øke antall deltakere på samlagsstevnet i feltskyting med 10 % i forhold til 

deltakelsen i 2010.  
 



Føringer for å oppnå resultat følger av Handlingsplan III og Håndbok for skytterlag 
 

IV. Prioriterte oppgaver i perioden: 
a. Baner/anlegg 

1. Bygge nye anlegg der anlegg mangler eller må flytte. 
2. vedlikehold av elektroniske anlegg 
3. etablering av faste Stang- og felthurtigarenaer i så mange samlag 

som mulig 
4. Alle baner skal ved periodens utløp tilfredsstille alle sikkerhetskrav 
 
Ansvarlig:  Det enkelte skytterlag med bistand fra   
   Skytterkontoret, Skytterstyret og samlag 
 

b. Kontakt med politiske myndigheter 
1. det skal hvert år i perioden holdes minst ett møte med sentrale 

politiske myndigheter, med fylkeskommunal og kommunal ledelse. 
 
Ansvarlig: Skytterstyret (sentral politisk ledelse) 
   Samlagene (fylkeskommunalt) 
   Skytterlagene (kommunene) 

 
c. Samarbeidet med Forsvaret 

1. opprettholde, og videreutvikle det gode samarbeid som er etablert. 
 

Ansvarlig: Skytterkontoret, Skytterstyret. De enkelte skytterlag. 
 

d. Utdanning: 
1. DFS sin utdanning skal i perioden opprettholdes i samme omfang 

og kvalitet som i forrige periode. 
 
Ansvarlig: Skytterkontoret, Skytterstyret 
 

e. Økonomi: 
1. I perioden oppnå kompensasjon for lønns- og prisvekst i de 

bevilgninger som gis over forsvarsbudsjettet. 
2. Avslutte arbeidet med om, og i hvilken grad, det skal opprettes 

sponsoravtaler mellom DFS sentralt og næringslivet. 
3. Kap 14 i Skytterboka skal gjennomgås og nødvendige endringer 

foretas. 
 
Ansvarlig: Skytterstyret, Skytterkontoret 
 

f. Cal 5.56 
I løpet av perioden skal det skje endelig avklaring om cal 5.56 skal 
tillates i DFS eller ikke. 

 
Ansvarlig: Skytterstyret. Skytterkontoret 
 
 
 



g. Samlagsgrenser 
I løpet av perioden skal prosessen vedrørende justering av 
samlagsgrenser/sammenslutninger av samlag komme til nødvendig 
avklaring. 

 
Ansvarlig: Skytterstyret, DFSU, Skytterkontoret 
 

h. Skyting og TV 
I løpet av perioden skal forholdene være lagt til rette for TV-sendte 
Norges-cup stevner, innlagt Stang- og felthurtigskyting som også blir 
TV-sendte konkurranser.  
 
Ansvarlig:  Skytterstyret, Skytterkontoret  

 
      i)    Feltskyting   

DFSU skal i perioden evaluere og følge opp sine prøvestevner i 
feltskyting. Deretter skal det konkluderes med en Handlingsplan for 
feltskyting.  

 
          Ansvarlig: DFSU, Skytterstyret, Skytterkontoret  
 

 
 
 

Sak 34/2010 Tingsak: Forslag om alternering av H.M Kongens pokal 
 
Lakselvdal skytterlag har gjennom Troms Skyttersamlag fremmet følgende forslag til 
Skyttertinget 2010: 
 

1. ”DFS søker Slottet om overførsel av Hans Majestet Kongens Pokal (HMKP) i NM 
Skifeltskyting, til alternering mellom DFS-disiplinene: NM Felt, NM Stang og NM 
Felthurtigskyting. Skytterstyret fastsetter rekkefølgen på alterneringen. 

2. HMKP deles ut til Norgesmesteren i den disiplinen som har turnus for utdeling. 
3. En skytter kan kun vinne en Kongepokal hvert år. Hvis en skytter skulle være kvalifisert 

for HMKP i 2 grener, vil denne kun få HMKP i baneskyting. HMKP vil da ikke bli delt ut i 
andre disipliner dette året. 

4. Nåværende vandretrofeer og utmerkelser til vinner i NM Felt, NM Stang og NM 
Felthurtigskyting opprettholdes som i dag.” 

Lakselvdal legger i hovedsak følgende til grunn for sitt forslag: 
 
DFS har 2 Kongepokaler som deles ut årlig. Den ene deles ut til Skytterkongen/-
dronningen, trolig det gjeveste og mest prestisjefylte trofé i DFS. Den andre deles ut i DFS-
disiplinen, skifeltskyting. 
 
Under NM i skifeltskyting i 2009 var det 18 (atten) deltakere, som kjempet om å vinne 
Hans Majestet Kongens pokal (HMKP). Resultatlistene de siste årene viser at 
deltakerantallet på NM skifelt har ligget mellom ca. 30-40 totalt. Sammenliknet med 



konkurransen om HMKP i baneskyting har deltakelsen vært mikroskopisk.  
 
Mange vil hevde at å sette 2 pokaler opp mot hverandre vil være urettferdig. Uansett er 
det ofte slik at et trofé sin status måles i hvor hard konkurransen er for å vinne det. 
Når vi vet at Slottet foreløpig ikke godtar at NM felt alene skal få overført HMKP fra skifelt, 
er det duket for nye forslag. Da er det helt naturlig at Stang- og felthurtigskytingen bør 
være med i tillegg til felt. Alle 3 feltdisiplinene ligger tett til formålsparagrafen, som også 
bør tale til fordel. 
 
Stang- og felthurtigskytingene de siste årene er uten tvil av de mest populære øvelsene på 
LS blant TV-seere og publikum. Dette kan TV-seertallene og lokalavisene bekrefte. 
Kvaliteten på ferdighetene til hurtigskytterne har også hevet seg opp til et særdeles høyt 
nivå, noe finaleskytingene de senere år har vist.”   
 
Administrasjonens drøfting: 
Saken fra Troms skyttersamlag reiser flere prinsipielle spørsmål som må avklares før man 
eventuelt realitetsbehandler det konkrete forslaget.  
 
For det første forutsetter forslaget fra Troms, at det skal søkes om overførsel av 
Kongepokalen fra skifeltskyting til det system som Troms foreslår. Hvis NM i skifeltskyting 
blir nedlagt som foreslått av Østfold skyttersamlag i Tingsak 20/2010, vil vi i 
utgangspunktet miste dagens Kongepokal. Det er ikke slik at vi automatisk da har en 
Kongepokal ”til gode”, og kan overføre denne dit organisasjonen vil. Det må i så tilfelle 
søkes til Slottet om dette. Det samme gjelder om NM i skifeltskyting blir opprettholdt, og 
man velger som Troms forslag å søke overflytting til en annen øvelse. 
 
Skifeltutvalget forutsetter i sin argumentasjon for å legge ned NM i skifeltskyting, at 
Kongepokalen da skal overføres til NM i skogsløp med skyting hvis denne øvelse blir 
opprettholdt. Mulig er dette lettere for Slottet å akseptere, enn en annen øvelse som ikke 
kombinerer skyting med fysisk aktivitet. Dette er det imidlertid heller ikke mulig å vite før 
man søker til Slottet. 
 
Administrasjonen har ikke drøftet disse spørsmål med Slottet. Det vil, slik 
administrasjonen ser det, virke useriøst om vi som organisasjon kommer til Slottet med 
mange mulige løsninger og derigjennom tilpasser søknaden etter hvilke forhåndslovnader 
vi eventuelt kan motta hos dem.  
 
Til opplysning ble det i 2005 søkt om en tredje pokal til Norgesmesteren i feltskyting, men 
denne søknaden ble avslått av Slottet. Det vites ikke hvordan behandlingen hadde blitt 
hvis søknaden hadde vært koblet til et tilbud om å fjerne Kongepokalen i Skifeltskyting. 
 
Til det konkrete forslag fra Lakselvdal, så har det etter administrasjonens mening gode 
intensjoner å alternere Kongepokalen mellom feltskyting, Stangskyting og 
felthurtigskyting.  Hvis NM skifeltskyting blir lagt ned, og Kongepokalen ikke overføres til 
NM i skogsløp med skyting som Skifeltutvalget mener, er Lakselvdal sitt forslag ett av 
konseptene som derfor bør vurderes. Her kan man likevel tenke seg flere løsninger enn 
forslaget fra Lakselvdal. Eksempelvis har administrasjonen drøftet å kåre en ”feltkonge” på 
bakgrunn av plassiffer i feltskyting, Stangskyting eller felthurtigskyting. Her finnes 
selvfølgelig flere muligheter. Organisasjonen må, slik administrasjonen ser det, uansett 
samle seg om et alternativ som det blir søkt Slottet om. 



Administrasjonen vil nå konkludere med at hvis Norgesmesterskapet i skifeltskyting blir 
opprettholdt på årets Skytterting, så søkes det også om Kongepokal for denne øvelsen i 
2011, slik tradisjonen har vært. Hvis NM i skifeltskyting legges ned, søkes det om 
Kongepokal i skogsløp med skyting i 2011, jfr. Skyttertingsvedtaket i 2006 om alternering 
av Kongepokal mellom skifeltskyting og skogsløp med skyting. 
 
Uavhengig av om NM i skifeltskyting blir opprettholdt eller ikke på årets Skytterting, 
foreslår administrasjonen at sak om hvorvidt DFS skal søke Slottet om flere eller alternativ 
bruk av Kongepokaler i DFS, blir tatt opp som sak på Skyttertinget i 2011. I en slik drøfting 
må forslaget fra Lakselvdal/Troms vurderes sammen med eventuelle andre alternativ.      
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2010: 
 
Såfremt Norgesmesterskapet i skifeltskyting blir opprettholdt som arrangement i DFS i 
2011, foreslår administrasjonen at det søkes Slottet om å tildele dette arrangementet 
Kongepokal også i 2011. Hvis NM skifeltskyting legges ned, søkes det om Kongepokal i 
skogsløp med skyting i 2011, jfr. Skyttertingsvedtaket i 2006 om alternering av Kongepokal 
mellom skifeltskyting og skogsløp med skyting. 
 
Spørsmål om Kongepokaler i DFS i framtid, fremmes som egen sak for Skyttertinget 2011.  
 
 
Norges Skytterstyre anbefaler Skyttertinget 2010 til å gjøre følgende vedtak: 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 

Sak 35/2010 Definisjon av innertier på elektroniske skiver 15 meter 
 
Det er blitt tatt opp at for enkelte skyttere hersker det forvirring om definisjon av innertier 
på 15 meter elektroniske skiver. Pga at definisjonen av innertier ikke defineres likt med 
overgangen til 10,5 har det medført forvirring om hvorvidt skivemateriellet viser riktige 
verdier. Herunder har det også blitt reist tvil om leverandørene av skiver definerer 
innertierens diameter likt.  
 
Drøfting: 
For å ta definisjon av innertieren først. Statusen etter å ha undersøkt leverandørenes 
definisjoner er kort og godt at det ikke hersker tvil om at leverandørene har lik definisjon 
av innertier. Dette er konkludert med etter nøye gjennomgang med alle leverandører som 
har solgt eller selger elektroniske skiver i landet. 
 
Når spørsmålet om lik definisjon er avklart gjenstår spørsmålet om forvirring omkring at 
skivene kan anvise 10,5 som både innertier og yttertier. Dette kommer av at skillet går ved 
ca 10,52-3 som følge av at innertieren defineres ut i fra pappskiver hvor hele markeringen 
av tieren er skutt bort av prosjektilet og ikke lenger er synlig. 
 
På forespørsel har leverandørene sagt at det vil la seg gjøre å forandre 
desimaldefinisjonen slik at 10,5 blir innertier uansett. Teknisk er dette uproblematisk. 



Utgiftene for forandringen vil belastes skytterlagene (kr 200) ved neste oppgradering av 
software på skivene jfr en av leverandørene, andre igjen hevder at oppgraderingen vil 
være vederlagsfri.  
 
Måten man tenker dette løst er at man parallellforskyver intervallene mellom desimalene. 
Prinsippet om at desimalene ikke er like i intervallet mellom tieren og de øvrige verdiene 
videreføres. Intervallet i desimalverdiene på innertier og yttertier blir da i motsetning til 
tidligere også forskjellige, med den følge at definisjon av innertier og 10,5 blir den samme. 
Leverandørene er enige i at dette er den beste løsningen om man ønsker en forandring. 
 
Ikke alle leverandørene ser nødvendigheten av å definere desimalene på nytt, siden det 
internasjonalt er akseptert at innertieren har en annen definisjon enn desimalene. En 
forandring vil innebære en særløsning for DFS. Det virker heller ikke internasjonalt å være 
noe problem for den vanlige skytter, i likhet med situasjonen i Norge. Ingen vil imidlertid 
motsette seg forandringen om vår organisasjon beslutter dette.  
 
Ved å beslutte en forandring oppnår man at definisjon av innertier, ute og inne blir lik. Det 
vil derved ikke herske forvirring om materiellets evne til å vise korrekte verdier. På den 
annen side er materiellet testet og gjennomgår leverandørenes egne kvalitetskontroller 
før salg og det må derved kunne forutsettes at materiellet holder den standard som 
kreves. Mangel på, og feil vedlikehold, må anses å være større usikkerhetsfaktorer, enn 
usikkerheten omkring 10,5 definert som innertier eller yttertier som hersker hos enkelte. 
 
Konklusjonen er at problemet det her er snakk om nok er minimalt. Det innebærer dog 
ikke noen stor og omfattende endring dersom man velger å gjøre desimalvisningen 
sammenfallende med definisjon av innertier. Kostnadsmessig er det heller ikke snakk om 
vesentlige utgifter.  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Desimalverdiene i innertier og yttertier, på elektroniske skiver for 15m, skal defineres slik 
at man oppnår sammenfall mellom innertier og desimalverdi 10,5. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 36/2010 Tingsak: Budsjett for private midler 2011 
 
Sammendraget 
Sammendraget er satt opp på samme måte som tidligere, og sammenlignet med 
budsjettet for 2010 og regnskapstallene for 2009.   
 

Note 1 – Budsjettforslag salgsvirksomheten 
Omsetning: 
Det er lagt opp til en omsetningsøkning på ammunisjon i forhold til budsjettet 2010 som 
tilsvarer en forventet prisstigning.  Når det gjelder våpen så er det vanskelig å forutsi 
prisstigning da den avhenger av forholdet mellom norske kroner og euro i tillegg til lønns- 
og materialkost i Tyskland.  Annet salg forventes en nedgang i omsetning (ls Bodø med 
færre deltakere enn ls Elverum). 
 
Driftskostnadene: 
Driftskostnadene er justert med prisstigningen og er tilpasset planlagt aktivitet.  Høye 
kostnader under markedsføring skyldes antatt videre testing av kal 5,56. 
 
Note 2 – Norsk Skyttertidende 
I et forsøk på å vende driftsregnskapet til Norsk Skyttertidende til positivt resultat vil 
administrasjonen anbefale å gjøre følgende grep: 
 

- Økning av abonnementsavgiften til kr 300,-. 
- Ingen kostnader med kontorhold i Lørenvangen 19. 

 
Note 3 – Salg administrasjonsprogram skytterlag og skyttersamlag 
Salgsinntektene består av inntekter fra de årlige vedlikeholdsavtalene, videresalg av web-
løsninger til skytterlag samt salg av nye brukerlisenser av administrasjonsprogrammet. 
Målsettingen er at dette prosjektet ikke skal gi driftsunderskudd. 
 
Note 4 – Landslotteriet 2011 
Budsjettet er sammenstillet med budsjettet og regnskapet for landslotteriet i 2008.  Det er 
lagt opp til et forventet salg på 240 000 lodd a kr 25,-. 
 
Note 5 – Øvrig virksomhet 
Beløpet under lønns- og personalkostnader inneholder kostnadene med den årlige turen 
for Skytterkontorets ansatte.  
 
Beløpet under inventar/utstyr gjelder ”oppdressing” av styremedlemmer og ansatte.  
 
Beløpet under reiseutgifter gjelder reise- og oppholdsutgifter til styremedlemmers-, 
utvalgsmedlemmers og ansattes ektefeller i forbindelse med møter og ymse 
representasjonsoppdrag. 
 
 
 
 
 
 
 



Beløpet under representasjon gjelder følgende:  
  
Representasjon styrets møtevirksomhet 80.000 
Representasjon utvalgsmøtevirksomhet 10.000 
Representasjon ved kontoret 10.000 
Sum 100.000 

 
 
 

Beløpet under kontingenter og gaver gjelder følgende:  
  
Julegaver ansatte, styre- og utvalgsmedlemmer 20.000 
Gaver i forbindelse med representasjonsoppdrag 10.000 
Andre gaver, blomsterhilsener 20.000 
Sum 50.000 

 
Note 6 – Organisasjonsutgifter 
 
Bruk av øremerkede midler 
Rekrutteringsaktiviteter: 
Det budsjetterte beløpet utgjør en del av lotterioverskuddet i 2004 og er planlagt benyttet 
slik etter forslag fra DFSU: 
 

Tilskudd til instruktør-/ledersamlinger 100.000 
Innkjøp av diverse rekrutteringsmateriell 30.000 
Sum 130.000 

 
Felt-/skifelt, elektroniske feltfigurer: 
Utvidelse av utvalg og fornyelse av elektroniske feltfigurer til bruk til feltfinalene under LS. 
 
Web-versjonen administrasjonsprogrammet: 
Det vises til tidligere styrevedtak.  Pr 01.01.2011 står det igjen kr 3.7 mill som skal 
finansieres.  Av dette beløpet finansieres kr 1.745.000 gjennom øremerkede midler slik: 
 

Bruk av lotterioverskuddet fra 2008 750.000 
Budsjettert overskudd lotteriet 2011 995.000 
Sum 1.745.000 

 
Resten må finansieres gjennom organisasjonens ordinære driftsbudsjetter. 
Bruk av annen egenkapital 
Beløpet under Landsskytterstevnet gjelder reise- og oppholdsutgifter til inviterte gjester 
samt representasjon av disse gjestene og andre gjester under LS. 
 
Beløpet under e-post til alle skytterlag gjelder finansiering av e-post med betryggende 
spamsikkerhet til alle skytterlag og skyttersamlag. 
 
Budsjettets virkning på egenkapitalen: 
Nedenfor er vist hvordan fremlagte budsjett virker inn på egenkapitalen for private 
midler: 
 



  

Egenkap 
med 

Egenkap 
med Fri  

 Delregnskap Henvisning lovpål restr selvpål restr egenkapital Sum 

      Netto finansposter Sammendrag 
  

449 000 449 000 
Resultat salg Note 1 

  
379 000 379 000 

Resultat NST Note 2 
  

40 000 40 000 
Resultat lotteriet Note 4 995 000 

  
995 000 

Sum inntekter 
 

995 000 0 868 000 1 863 000 

      Dette skal finansiere: 
     Øvrig virksomhet Note 5 

 
25 000 710 000 735 000 

Rekrutteringsaktivitet Note 6 130 000 
  

130 000 
Elektroniske feltfig Note 6 200 000 

  
200 000 

Adm.program Note 6 1 745 000 
  

1 745 000 
Landsskytterstevnet Note 6 

  
250 000 250 000 

E-post skytterlag Note 6 
  

150 000 150 000 
Sum utgifter 

 
2 075 000 25 000 1 110 000 3 210 000 

      Resultat 
 

-1 080 000 -25 000 -242 000 -1 347 000 
 

 
Norges Skytterstyre anbefaler Skyttertinget 2010 til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget til å vedta følgende budsjett for private midler for 
2011: 
 

BUDSJETTFORSLAG PRIVATE MIDLER 2011 

 
Note Budsjett 2011 Budsjett 2010 Regnskap 2009 

Driftsinntekter 
    Salgsvirksomheten 1 27 950 000 27 450 000 30 166 766 

Norsk Skyttertidende 2 2 750 000 2 650 000 2 311 299 
Salg administrasjonsprogram 3 700 000 660 000 469 440 
Landslotteriet 4 3 240 000 

  Andre inntekter 
    Sum driftsinntekter 
 

34 640 000 30 760 000 32 947 505 

     Driftskostnader 
    Salgsvirksomheten 1 27 571 000 26 931 000 28 979 053 

Norsk Skyttertidende 2 2 710 000 2 759 000 2 689 904 
Administrasjonsprogrammet 3 700 000 660 000 404 484 
Landslotteriet 4 2 245 000 

  Øvrig virksomhet 5 735 000 890 000 869 604 
Organisasjonsutgifter 6 2 475 000 910 000 630 812 
Sum driftskostnader 

 
36 436 000 32 150 000 33 573 857 

     Driftsresultat 
 

-1 796 000 -1 390 000 -626 352 

     Finansposter 
    Finansinntekter 
 

450 000 600 000 339 717 
Finanskostnader 

 
1 000 1 000 918 

Netto finansposter 
 

449 000 599 000 338 799 

     Resultat  
 

-1 347 000 -791 000 -287 553 
 

 
 



Note 1 - Salgsvirksomheten 
        

          
 

SUM VÅPEN AMMUNISJON ANNET SALG 

 
Forslag 2011 

Budsj 
 2010 Regnsk 2009 Forslag 2011 

Budsj 
 2010 Forslag 2011 

Budsj 
 2010 Forslag 2011 

Budsj 
 2010 

Salgsinntekter 
         Ordinære salgsinntekter 27 950 000 27 450 000 30 166 766 10 750 000 10 700 000 16 500 000 16 000 000 700 000 750 000 

Sum salgsinntekter 27 950 000 27 450 000 30 166 766 10 750 000 10 700 000 16 500 000 16 000 000 700 000 750 000 

          Varekostnader 24 210 000 23 935 000 25 894 091 9 135 000 9 095 000 14 550 000 14 240 000 525 000 600 000 

          Bruttofortjeneste 3 740 000 3 515 000 4 272 675 1 615 000 1 605 000 1 950 000 1 760 000 175 000 150 000 
Bruttofortjeneste i prosent 13,38 12,81 14,16 15,02 15,00 11,82 11,00 25,00 20,00 

          Lønnskostnader 1 300 000 1 200 000 1 226 647 
      

          Avskrivninger 11 000 11 000 10 730 
      

          Annen kostnad 
         Fraktkostnader 975 000 900 000 963 014 

      Husleiekostnader 400 000 350 000 279 867 
      Leie og leasing 65 000 60 000 66 103 
      Inventar/kontormaskiner 30 000 30 000 27 461 
      Revisjon 65 000 50 000 62 100 
      Andre konsulenttjenester 20 000 20 000 31 900 
      Kontorrekvisita, trykksaker 50 000 40 000 65 832 
      Telefon og porto 20 000 20 000 15 332 
      Reise- og oppholdsutgifter 125 000 75 000 37 453 
      Markedsføring 250 000 200 000 246 256 
      Forsikringer 50 000 40 000 48 400 
      Tap på krav 

  
3 867 

      Sum annen kostnad 2 050 000 1 785 000 1 847 585 
      

          Driftsresultat 379 000 519 000 1 187 713 
       

 



 
 

Note 2 - Norsk Skyttertidende 
   

 
Forslag 2011 

Budsj 
2010 Regnsk 2009 

Driftsinntekter 
   Annonseinntekter 500 000 750 000 474 492 

Abonnementsinntekter 2 250 000 1 900 000 1 836 807 
Sum driftsinntekter 2 750 000 2 650 000 2 311 299 

    Produksjon-/distribusjonskostnader 
   Trykningsutgifter 820 000 820 000 783 800 

Porto- og distribusjon 475 000 480 000 460 937 
Sum produksjons-/distribusjonskost 1 295 000 1 300 000 1 244 737 

    Lønnskostnader 900 000 900 000 897 095 

    Annen kostnad 
   Husleiekostnader 
 

105 000 102 025 
Kjøp inventar og utstyr 25 000 25 000 

 Revisjonshonorar 15 000 15 000 17 250 
Andre honorarer 10 000 18 000 7 775 
Kontorrekvisita 10 000 15 000 9 272 
Telefon og porto 50 000 50 000 42 624 
Reise- og oppholdsutgifter 372 000 300 000 356 726 
Markedsføring 30 000 30 000 9 498 
Forsikring 3 000 1 000 2 902 
Sum annen kostnad 515 000 559 000 548 072 

    Driftsresultat 40 000 -109 000 -378 605 

     
Note 3 - Administrasjonsprogram lag og samlag 

  

 
Forslag 2011 

Budsj 
2010 Regnsk 2009 

Driftsinntekter 
   Salgsinntekter 700 000 660 000 469 440 

Sum driftsinntekter 700 000 660 000 469 440 

    Kostnader lisenser for videresalg 100 000 100 000 109 705 

    Lønnskostnader 100 000 100 000 57 547 

    Annen kostnad 
   Inventar og utstyr 25 000 25 000 25 781 

Konsulenthonorarer EDB 380 000 345 000 175 169 
Kontorrekvisita 15 000 15 000 10 992 
Telefon og porto 15 000 15 000 10 541 
Reise- og oppholdsutgifter 40 000 50 000 14 749 
Markedsføring 25 000 10 000 

 Sum annen kostnad 500 000 460 000 237 232 

    Driftsresultat 0 0 64 956 
 
 
 



Note 4 - Landslotteriet 2011 
   

 
Forslag 2011 Budsjett 2008 Regnsk 2008 

Driftsinntekter 
   Brutto salgsinntekter 6 000 000 5 875 000 5 817 625 

Til skytterlagene 2 760 000 2 700 000 2 775 005 
Netto salgsinntekter 3 240 000 3 175 000 3 042 620 

    Lønnskostnader 200 000 200 000 222 475 

    Annen kostnad 
   Skrapelodd 175 000 150 000 175 000 

Lotterigevinster 1 200 000 1 200 000 1 104 753 
Fremmede tjenester 100 000 35 000 162 437 
Kontorrekvisita 50 000 50 000 85 426 
Telefon og porto 200 000 130 000 200 834 
Reise- og oppholdsutgifter 20 000 20 000 10 213 
Salgsfremmende tiltak 300 000 250 000 308 141 
Sum annen kostnad 2 045 000 1 835 000 2 046 804 

    Driftsresultat 995 000 1 140 000 773 341 

    Beregnet antall solgte lodd 240 000 235 000 232 705 
 

Note 5 - Øvrig virksomhet 
   

 
Forslag 2011 Budsjett 2010 Regnskap 2009 

    Lønns- og personalkostnader 40 000 250 000 258 773 

    Annen kostnad 
   Inventar og utstyr 20 000 25 000 13 443 

Reise- og oppholdsutg 50 000 50 000 46 035 
Representasjon 100 000 90 000 100 425 
Kontingenter og gaver 50 000 50 000 43 564 
Forsikring 25 000 25 000 21 114 
Leie av storskjerm til LS 450 000 400 000 386 250 
Sum annen kostnad 695 000 640 000 610 831 

    Sum kostnader øvrig virksomhet 735 000 890 000 869 604 
 

Note 6 - Organisasjonsutgifter 
   

 
Forslag 2011 Budsjett 2010 Regnskap 2009 

Bruk av øremerkede midler 
   Rekrutteringsaktiviteter 130 000 300 000 88 300 

Felt-/skifelt, elektroniske feltfigurer 200 000 
 

178 297 
Web-versjonen adm.program 1 745 000 

  
    Sum bruk av øremerkede midler 2 075 000 300 000 266 597 

    Bruk av annen egenkapital 
   Landsskytterstevnet 250 000 250 000 200 883 

E-post til alle skytterlag 150 000 160 000 142 936 
Til andre formål, budsjettreserve 

 
200 000 20 396 

    Sum bruk av annen egenkapital 400 000 610 000 364 215 

    Sum organisasjonsutgifter 2 475 000 910 000 630 812 
 



 
Sak 37/2010 Revidert notat vedrørende søknad og tildeling av LS 
 
Skyttertinget vedtok i sak 4/2009 at tildelingsvedtaket skulle gjøres enklere i formen.  
Viktige forutsetninger/betingelser som tidligere har stått i vedtaket skulle i stedet 
beskrives i eget notat fra Norges Skytterstyre. Norges Skytterstyre vedtok slikt notat i sitt 
styremøte i okt 2009 (sak 69/2009) 
 
Senere drøftinger i styret har bekreftet at ovennevnte notat bør revideres og i prinsippet 
inneholde bestemmelser vedrørende finansiering/markedsføring med mer ved LS. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre vedtar revidert notat ”Forutsetninger/betingelser for arrangement av 
Landsskytterstevnet” av april 2010, slik det er framlagt for Norges Skytterstyre i styremøte 
26.april 2010. Notatet skal presenteres potensielle søkere av arrangement av LS. 
Det skal vises til notatet i Skyttertingets vedtak ved tildeling av LS. 
Etter tildeling av arrangement av LS skal notatet snarest gjennomgås med arrangøren. 
 
Forutsetninger/betingelser for arrangement av Landsskytterstevnet 
LS tildeles av Skyttertinget fire år forut for arrangementet. I tillegg til den nødvendige 
kapasitet på arena med publikumsplass, installasjoner og øvrige forhold som framkommer 
i beskrivelsene i ”Håndbok for LS” må arrangøren særlig iaktta følgende:  
 

1. Støtte til arrangementet fra Forsvaret framkommer av avtalen mellom Forsvaret og 
DFS vedrørende Forsvarets støtte til Landsskytterstevnet for den aktuelle perioden. 

2. Skytterkontoret, i samarbeid med arrangøren, er ansvarlig for resultatservicen under 
LS. Skytterkontoret registrerer også påmeldingen til LS. 

3. DFS skaffer speakerteam og arenaproduksjon. Deler av kostnadene (150.000 i 2007- vil 
være gjenstand for prisregulering)dekkes av arrangøren. 

4. Arrangøren plikter å skaffe innkvartering og øvrige fasiliteter for følgende 
grupper slik:  
 

• NRK 
• Norges Skytterstyre m/gjester, Skytterkontorets ansatte og andre grupper som 

støtter arrangementet 
• Forsvarets tekniske støttepersonell (FLO) 
• Evt også støttende mil.avd etter nærmere avtale 

DFS vil beskrive behovet for de ovennevnte grupper i det enkelte LS. Videre: 
 

• Arrangøren skal ordne med sted for Skyttertinget i samarbeid med 
Skytterkontoret 

• Det forventes at arrangøren motiverer egen kommune til å invitere til 
tradisjonell Tingmiddag etter at Skyttertinget er avsluttet 

• Arrangøren plikter videre å tilby tingrepresentanter bestilling av innkvartering 
for perioden Skyttertinget – til dagen etter skyttertingsmiddag 

• Representanter for media skal tilbys bestilling av innkvartering for perioden 
 



På arena må flg organiseres: 
 
Arrangøren må, kostnadsfritt for DFS, ordne med lokaliteter for Skytterkontorets salg og 
informasjon samt lokaliteter for Norges Skytterstyre for møter og ivaretakelse av gjester. 
 

5. Innkvartering av deltakere: 
• Arrangøren må arbeide for at det kan organiseres leie av privatboliger og andre 

innkvarteringsfasiliteter i området 
• Informere om permanente campingplasser 
• Avtale med kommune/fylke om bruk av skoleplasser for camping 
• Organisere midlertidig ”skyttercamp”om nødvendig. Herunder iaktta følgende: 
• Arrangør av LS skal sørge for tilstrekkelig kapasitet og kvalitet vedrørende camping 

og sanitære forhold, som tilfredsstiller nåtidens krav fra LS-deltakere med familier. 
• Etablering av midlertidig skyttercamp må foregå i samarbeid med kommunale 

instanser som brannvesen og helsemyndigheter. 
• Som standard regnes antall personer i camping som antall boenheter(vogner) x 3. 
• Minimumskapasiteter: på toalettforhold: 40-50 pers pr toalett, dusjkapasitet:75 

pers pr dusj. Disse tall forutsetter daglig renhold, nødvendig tømming og 
etterfylling. Avstand til toalett og vann bør ikke overstige 200m.  Det forutsettes at 
campingplass er bemannet/er under tilsyn 0800 – 2000, med mulighet for tilkalling 
av ansvarlige utenfor dette tidsrom. Det må etableres tømmestasjon for bobiler og 
campingvogner   

• Sentralt bekjentgjort og merket sted for informasjon og div oppslag så som: 
Ordensregler, politi, ambulanse, brannvakt, legevakt/lege m.m. Telefon og tlf.nr 
dersom det ikke er døgnbemanning, for tilkalling av assistanse. 

• Grunnforholdene på campingplassen må være av en slik beskaffenhet at grunnen 
har en god naturlig drenering. 

• Det er ønskelig med strøm til alle/flest mulig enheter – minimum lademuligheter 
for batterier. 

• Det er ønskelig at arrangøren legger til rette for internettilgang på campingen 
• Det må være etablert et godt system for søppelhåndtering. 
• Bestillingsopplegget for camping må være slik at det er enkelt for lag/samlag å 

sikre at de kan bo samlet.    

Godkjenning av campingavgift foretas av Norges Skytterstyre etter søknad fra arr. 
 
Pris på skytebok fastsettes også av Norges Skyttestyre etter søknad fra arr. 
 
Det kan ikke påregnes økning av disse kostnader, i forhold til foregående år, utover normal 
prisstigning. Rapport og regnskap forelegges Skytterstyret innen et halvt år etter at 
stevnet er avviklet. 
 
Økonomi/økonomisk støtte fra DFS i framtid, samt arrangørens ansvar: 

 
• Hvordan DFS’ økonomiske stilling ser ut i tiden framover er i de senere år blitt noe 

mer uvisst. Selv med et stabilt og forsiktig regulert driftstilskudd vil den reelle 
økonomiske stilling være svekket. De til nå etablerte rutiner og beløp for støtte til 
prioriterte deler av LS arrangementet bør derfor bli gjenstand for en økonomisk 
gjennomgang og drøfting.  



• LS har de senere år hatt gode økonomiske resultat. Arrangør av LS må derfor i 
framtid være forberedt på å ta et større økonomisk ansvar eller legge nivået for 
arrangementet slik at det kan bæres økonomisk med de inntekter som faktisk 
foreligger. 

• Som et resultat av ovenstående kan det for DFS f.eks bli aktuelt å etablere 
sponsorer ved en sentral avtale. I et slikt tilfelle må DFS forbeholde seg rett til 
profilering av sponsor(er) under TV sending fra LS og regulere dette i samarbeid 
med aktuell teknisk arrangør. 

• Potensiell søker må derfor, før søknad sendes, avklare de økonomiske betingelser 
og rettigheter som gjelder. Videre må det årlig holdes møter mellom tildelt arr. og 
DFS for kontroll av de økonomiske betingelser. Disse vil kunne justeres i forhold til 
den gjeldende økonomiske situasjon i DFS. 

• Anbud om arenaproduksjon/speakertjeneste samt innleie av storskjerm er 
eksempler på elementer med usikkerhet som betinger en kontinuerlig oppdatering 
og drøfting.     

 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 

Sak 38/2010 Tingsak: Søknad om arrangement av LS 2014 
 
I samsvar med vedtatt turnusordning søker Gann, Gjesdal og Klepp skytterlag om tildeling 
av LS 2014. 
 
Lagene er de samme som i fellesskap arrangerte LS i 1974, 1984, 1994 og 2004. 
 
Landsskytterstevnet 2014 
Gann skytterlags arena, Vatne skytebane, tilhørende Forsvaret, er arena for 
baneskytingene og finaler i NM felt og finale i Stang- og felthurtig. Det er søkt 
Forsvarsbygg om disponering av arena.  
Den nye avtalen mellom Forsvaret og DFS tar også vare på dette og regulerer samarbeidet 
med Forsvarsbygg for bruk av banen. 
 
Øvrige feltskytinger gjennomføres i Gjesdal med utgangspunkt i Gjesdal skytterlags bane. 
 
Det er gjennomført møter med ordførerne og rådmenn i kommunene Sandnes, Gjesdal og 
Klepp. Alle stiller seg bak søknaden.  Det framkommer imidlertid ikke uttalelser om 
konkret økonomisk støtte fra kommuner eller fylke i skrivende stund.   
  
De øvrige krav til arrangøren synes å være dekket, eller vil bli dekket tilfredsstillende. 
 
Søknaden vedlegges tingpapirene og refereres ikke videre i detalj. 
 
 
 
 



Administrasjonens drøfting: 
Arrangøren bekrefter at de skytetekniske arenaene som vil bli benyttet i 2014 allerede i 
stor grad er klare, men vil gjennomgå en oppgradering. Det er ingen grunn til å anta at 
ikke alt vil bli fullført i god tid.  
 
Ved bruk av det elektroniske materiellet vi nå kjenner har Administrasjonen grunn til å tro 
at det ligger meget godt til rette for en vellykket skyteteknisk gjennomføring av 
arrangementet på Vatnebanen og i Gjesdal.  
 
Infrastrukturen i Sandnes synes tilfredsstillende. Ved LS 2004 ble det ikke organisert 
samlet skyttercamp. Løsningen denne gang blir den samme. Gjennomføringsmetode for 
feltskytingene vil bli bestemt av innholdet i ny avtale med Forsvaret vedrørende støtte til 
LS. Arrangøren har ikke kjennskap til detaljer i den prosessen som er i gang vedrørende 
nevnte avtale og legger til grunn at støtten opprettholdes på dagens nivå hva gjelder 
mannskaper i feltskytingene.  
 
Mannskapsstøtte i bane- og feltskytingene, hvor alle øvelsene gjennomføres på 
elektronikk, vil framgå av ny avtale med Forsvaret. Arrangøren kan i utgangspunktet ikke 
forvente mannskapsstøtte fra Forsvaret til annet enn det den sentrale avtale med 
Forsvaret vedrørende støtten til LS for perioden 2011- 2020 inneholder. 
 
LS søkeren beskriver i sine utfyllende opplysninger en relativt god økonomisk plattform for 
arrangementet. 
 
Gann skytterlag informerer i sine utfyllende opplysninger om de felles anstrengelser som 
er gjort ovenfor Forsvarsbygg og FD vedrørende endring i Ganns bruksavtale med FB. 
Dagens avtale har ett års oppsigelse (Elverum har det samme) sett fra FB side. En så kort 
oppsigelse er hindrende for investeringer i skytterlagets bygninger på arena og er derfor 
forsøkt forlenget. Dette har vi ikke lyktes med.  
 
I vår avtale med Forsvaret vedrørende LS tas det høyde for at når det på høsten, før en 
søknad om arr. av LS skal leveres innen neste 1.feb, så avklares bruk av mil arena som da 
blir bindende tom arrangementsåret.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2010: 
 
Skytterlagene Gann, Gjesdal og Klepp tildeles arrangementet av Landsskytterstevnet i 
2014. 
 
Arrangøren må forholde seg til forutsetningene for arrangementet som framkommer i 
Tildelingsnotat fra Norges Skytterstyre og avtalen mellom Forsvaret og DFS vedrørende 
støtte til LS for perioden 2011 – 2020. I samarbeid med DFS skal arrangøren avklare 
detaljer i bruk av arena med Forsvarsbygg.   
 
 
Norges Skytterstyre anbefaler Skyttertinget 2010 å gjøre følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 



Sak 39/2010 Plassering av juniorskyttere som vil skyte seniorprogram 
 
Skytterkontoret har fått en del henvendelser rundt ordningen med juniorenes mulighet til 
å skyte i klasse 3. Noen har opplevd at enkelte skyttere har skutt så bra at de egentlig 
holder et høyere nivå enn klasse 3. Et annet spørsmål som har kommet er om en junior 
velger å kun skyte i klasse 3 i to år, hva skal de da klassesettes etter når de går over i 
seniorklassene? Bør juniorene som har klassesettende resultater plasseres i den klassen 
de oppnår resultatet til? For eksempel: en junior skyter følgende resultater i klasse 3 som 
førsteårs junior, 243, 240 og 237. Bør han/hun da som andre års junior skyte i klasse 4? 
 
Drøfting i DFSU: 
DFSU har hatt saken som en meldingssak, og konkluderte med at juniorskytterne som 
ønsker å prøve seg på 200/300 meter bør skyte i klasse 4. Holdningen var også at 
skytterne som har klassesettende stevner på 200/300 meter som sisteårs junior bør 
klassesettes som førsteårs senior etter disse stevnene. 
 
Administrasjonenes drøfting: 
Det vi har sett er at noen juniorer som har valgt å benytte seg av ordningen om å skyte i 
klasse 3 har vært veldig gode.  Klasse 3 er den klassen med desidert størst variasjon i 
resultater. Her finner vi første års seniorer på tur opp i klassene sammen med de som 
skyter opp imot 230 poeng. I tillegg finner vi også mange skyttere i denne klassen som 
skyter betraktelig mindre poeng, men fortsatt ønsker å skyte stående. 
 
Det vil for en del av disse skytterne oppleves som om noen av juniorene er feilplassert da 
mange av dem skyter godt opp på 240 tallet. Tilbudet om å kunne prøve seg på 200/300 
meter er meget positivt. De har da muligheten for å kunne prøve seg på 
klasseprogrammet, få noen flere utfordringer, og lette overgangen til seniorklassene. Men 
når noen skyttere i klasse 3 opplever dette som urettferdig, i henhold til premiering, burde 
juniorene heller skutt i klasse 4. For de juniorene som velger å prøve seg på 
seniorprogrammet bør motivasjonen ligge på et annet plan enn premiene. En annen side 
ved dette spørsmålet er om det ikke også hadde vært mest riktig å klassesette etter de 
prestasjonene de gjør i seniorklassene. Har en skytter som sisteårs junior skutt over 240 
poeng tre ganger på 200/300 meter, da må skytteren skyte i den klassen året etter. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Juniorskyttere kan selv velge om de vil skyte junior- eller seniorprogram både 15 m, felt- 
og baneskyting. Velger de å skyte seniorprogram, må de delta i klasse 4. De kan også 
kvalifisere seg til finaleomgang, på lik linje med klasse 3-5. Vedtaket gjelder fra og med 1. 
oktober 2010.  
 
Opprykk etter skutte klassesettende program i klasse 4: 
En skytter som har skutt minst tre klassesettende program på 200/300 m, skal klassesettes 
etter disse ved opprykk til klasse 3-5. Skytteren kan ikke klassesettes under den klassen 
han er kvalifisert til etter resultatene i klasse Junior. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 



 
Sak 40/2010 Kalibrering av elektroniske skiver til faktisk banelengde 
 
Kalibrering av elektroniske skiver til faktisk banelengde er ønsket tillatt brukt i 
baneskyting, og tatt opp i skytterstyret av Jon G. Hofstad. Primært gjelder dette tilfeller 
hvor skytterlag har for lang og vanskelig bane, samt i tilfeller med korrespondanseskyting 
eller under avvikling av Nationens landsskyting. Problemstillingen med for korte baner er 
også aktuell i denne sammenhengen. Begrunnelsen har vært at flere baner skal kunne 
benyttes i de tilfellene hvor banen enten er for kort, eller at det ikke skal bli for ulike 
sportslige forhold der banen er for lang. 
 
Drøfting: 
Under de siste års avvikling av Nationens landsskyting ble problemstillingen aktualisert 
ved at skyttere kvalifiserte seg på forskjellige baner før finaleavviklingen. Ønske om likest 
mulige forhold ble med dette foreslått kompensert ved skalering av skivene i forhold til 
faktisk avstand. Ettersom Nationens landsskyting nå er lagt ned er dette ikke en aktuell 
problemstilling, men på generelt grunnlag kan man likevel drøfte fordeler og ulemper som 
muligheter for kalibrering gir. 
 
Spørsmål som dukker opp i denne sammenhengen er da hvor skal man sette grensen for 
hvor lange eller korte banene kan være før man ikke lenger kan skalere skivene. Satt på 
spissen vil for eksempel spørsmålet være om det er tillatt å skyte med en skalert 200 
meter skive på en 100 meter bane. Dette vil fortone seg ufornuftig for de fleste og 
medfører at man da må sette en begrensning for hvor store variasjoner man kan tillate. 
 
En ytterligere problematisering av samme temaet er spørsmålet om hvor grensen da skal 
gå. De fleste mener at å skyte på en 100 meter bane med 200 meter skive, ikke vil 
innebære like forhold som å skyte på en 200 meter bane. Det kan være vanskelig å 
definere når en bane blir så kort at den blir vesentlig lettere å skyte på enn en bane med 
riktig lengde. Forholdene vil nødvendigvis ikke bli så like som intensjonen var, avhengig av 
hvor stort avviket er. 
 
Spørsmål vedrørende materiellet dukker også opp. En leverandør har materiell som kan 
skaleres etter behov av brukeren i stevnestyringsprogrammet eller monitoren. Andre 
leverandører krever spesialtilpassing av størrelsen på skiven tilpasset den eksakte 
avstanden. Dette må oppdateres i monitorene ved å installere ny programvare. En 
potensiell feilkilde ved bruk av monitorer med ulik programvare dukker da opp. Risikoen 
er at man i samme lag på et stevne, skyter med skiver av ulik størrelse om arrangør, for 
eksempel har lånt skiver fra et annet lag. Har feilen først oppstått kan den formentlig i 
tillegg være vanskelig å oppdage. 
 
Det som gjenstår er da spørsmålet om baner som er for lange og vanskelige. Kan de 
”justeres ned” til for eksempel 200 m for at de ikke skal bli for vanskelige å skyte på. Det 
vil ikke være urimelig at man samtidig krever at korte baner skal justeres opp, eksempelvis 
i korrespondanseskyting hvor man søker at alle baner skal være mest mulig like. Når er da 
avvikene så store at det allikevel blir ulike forhold? Er 190 m like lett/vanskelig å skyte på 
som 210, selv med skalerte skiver? I denne sammenhengen virker det å bli basert på 
skjønn hvor store avvik man kan tillate før forholdene allikevel blir ulike.  
 



Konklusjonen blir at det skjønnsmessig er vanskelig å definere hvor store avvik i meter 
som kan tillates før forholdene allikevel ikke blir like. Det anses å være svært liten gevinst 
å hente i antall baner som er berørt av korrespondanseskyting, eller tilsvarende 
arrangement som krever kvalifisering på forskjellige baner. Faren for feilkilder i ulike 
skivesystemer kan skape usikkerhet og feil som langt på vei oppveier fordelene.  
 
Det vil alltid være forskjell på å skyte på en 200 meter og en 300 meter. Administrasjonen 
tviler på at man oppnår noe ved å prøve å få like forhold ved skalering. Dette  når vi 
uansett aldri vil klare å oppnå like forhold pga at vi har baner som er både 200 meter og 
300 meter lange. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
For baneskyting innendørs og utendørs tillates kun godkjent skive i original størrelse, til 
bruk ved åpne stevner og mesterskap.  
 
Jon G. Hofstad foreslo følgende: 
Skivene innendørs og 100/200/300 meter kan skaleres (kalibreres) inntil + - 10 % for at 
den skal tilpasses den eksakte avstand. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas mot 1 stemme for Hofstad sitt forslag. 
 
 
 

Sak 41/2010 Hedersbevisninger 
 
Hedersbevisninger ble besluttet tildelt. Ført i B-protokoll. 
 

 
 
 

Sak 42/2010 Forslag om deltakelse i klasse 3-5 for V55, V65 og V73 
 
Valdres skyttersamlag viser til vedtaket i sak 55/2009, hvor V65 og V73 skyttere gis 
anledning til fritt å velge fra stevne til stevne om de ønsker å skyte i egen aldersklasse 
eller om de vil delta i V55. Ombudsmøtet i Valdres ønsker at dette skal utvides, slik at 
skyttere i alle veteranklasser fritt kan velge fra stevne til stevne å skyte i kl. 3-5. 
 
Drøfting:  
Med tanke på vår formålsparagraf, vil det trolig være positivt at våre veteraner behersker 
alle tre skytestillinger. Det vil også være positivt for våre eldste skyttere, som har helse til 
å skyte alle stillinger, at de får et tilbud om dette. Det kan gi både glede og motivasjon for 
de det gjelder. Når det er sagt, så har denne gruppen også et tilbud i dag: De kan velge å 
skyte i klasse 3, 4 eller 5, men de mister da selvsagt muligheten til å skyte i 
veteranklassene.  
 
 



Det at V65 og V73 skyttere nå kan velge å delta i V55 fra stevne til stevne har stort sett gitt 
positive tilbakemeldinger. Det skal imidlertid ikke legges skjul på at det har kommet inn 
klager på skyttere som har sett an resultatlistene før de har valgt hvilken klasse de skal 
skyte i på det enkelte stevnet. Dette ”problemet” vil forsterkes hvis de får enda en klasse å 
velge i. Nettopp dette er et av hovedargumentene mot forslaget til Valdres. Mens andre 
skyttere er begrenset av alder eller kvalitet (unntak for junior), skal veteranene få alle 
tenkelige valgmuligheter på hvert enkelt stevne. Kanskje ville det være mer fremtidsrettet 
at en 2. klassing fikk muligheten til å skyte i klasse 3, eller en eldre rekrutt i klasse junior?  
 
Rent administrativt er det ikke noe problem at skyttere kan velge å bytte klasse på 
stevnene. En utfordring er det imidlertid når det er snakk om klasseføring av veteraner 
som vil skyte i 3-5. Valdres foreslår at de skal skyte i den klassen de sist var klasseført i. 
Det er muligens greit det første året, men hva med de neste? Skal veteranenes resultater i 
klasse 3-5 også være klasseførende for det kommende år? Hvor skal i så fall dette føres? 
Pr i dag er det ingen muligheter for å registrere slike ting i Administrasjonsprogrammet, 
men det vil ikke være umulig å få til dette. Det som er mer problematisk er at det pr i dag 
kun er rundt halvparten av skytterlagene som bruker Administrasjonsprogrammet til 
klassesetting. For alle de som fører klasselister manuelt, vil vi nå få et regelverk, som er 
mer komplisert og mindre oversiktlig. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Skyttere i klasse V55, V65 og V73 gis ikke anledning til å delta i klasse 3-5. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 

Sak 43/2010 Møteledere på Skyttertinget 2010 
 
Administrasjonen har arbeidet for å finne møteledere til Skyttertinget 2010. De siste års 
møteledere, Inge Hoff og Svein O. Furuseth har påtatt seg oppgaven å lede Skyttertinget 
2010. 
 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Inge Hoff og Svein O. Furuseth anmodes om å være møteledere på Skytertinget 2010. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 
 
 



Sak 44/2010 Norgescup i 2010 og 2011 
 
Norges Skytterstyre gjorde i sak 83/2009 følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar å nedsette et spesialutvalg i forbindelse med prosjekt for å 
muliggjøre eventuell dekning av Norgescupen i baneskyting på NRK. Utvalget gis følgende 
mandat: 
 
I tråd med inngått avtale med NRK, skal utvalget i forhold til sportslige, økonomiske og 
fjernsynsmessige betingelser, vurdere muligheten for at siste Norgescuprunde i 2010 kan 
sendes på NRK. 
 
Så fremt det kan skaffes økonomiske midler for å dekke NRK sine produksjonskostnader, 
skal utvalget fremme forslag til nødvendige grep for at dette kan gjøres til et attraktivt TV-
produkt. Utvalget skal også se dette i sammenheng med et sportslig konsept for 
gjennomføring i 2011. Fra 2011 skal det også skisseres opplegg for innføring av eventuell 
Stang- og felthurtigskyting i forbindelse med Norgescupen. 
 
Utvalget ble gitt følgende sammensetning: 
Ola Lunde og Reidar Stjernen fra NRK, Tor Idar Aune fra Nordic Arena, Knut Bråthen fra 
Norgescupkomiteen, samt Geir Finstad og Terje Vestvik fra DFS.  
 
Administrasjonen vil i saksutredningen først gjengi utvalgets argumentasjon og 
konklusjoner. Deretter foretar administrasjonen sin egen drøfting med forslag til vedtak.    
 
Utvalget har tilnærmet seg mandatet ved at de først har sett på hvilke sportslige 
betingelser som er nødvendige for å muliggjøre TV-dekning av siste Norgescuprunde i 
baneskyting for 2010 og 2011. Videre er det som eget punkt sett på sportslige betingelser 
for TV-sending av Stang- og felthurtigskyting fra 2011. Alt er skrevet under forutsetning av 
at det er mulig å finne løsninger for å dekke produksjonskostnadene til NRK. 
 
Norgescup i baneskyting 2010: 
Sportslig sett er avslutningshelga, slik den nå gjennomføres, ikke tilfredsstillende hvis man 
skal ha sikkerhet for å vise de beste i Norgescupen. På avslutningsstevnet skyter kun de 
beste på det aktuelle stevnets 25-skudd finalen til slutt. Det siste stevnet har selvfølgelig 
innvirkning på Norgescuplista sammenlagt, men stevnet teller ikke mer enn de 8 
forutgående stevnene. Man kan således havne i en situasjon hvor Norgescupen er avgjort 
før det siste stevnet skytes. Hvis det er tilfelle, vil det uansett ikke være et TV-produkt som 
NRK ønsker å sende. Det er derfor en forutsetning å finne en ordning hvor man med 
sikkerhet kan vise de beste skytterne fra Norgescupen.  
 

Konkret forslag til Norgescup i baneskyting 2010: 
1. Regelverket med at 6 av de 9 beste stevner teller i Norgescupen, fortsetter i 2010 

som tidligere. Dette avgjør rekkefølgen for alle skyttere fra nummer 11 og lavere 
plassering. 

2. Under forutsetning av dekning på NRK, skyter de 10 beste skytterne sammenlagt 
etter 9 stevner en ny 35-skudd, her kalt Norgescupfinale. Resultatene fra 
Norgescupfinalen avgjør rekkefølgen innbyrdes i Norgescupen mellom de 10 
skytterne. Hvis beste skytter blant de 10 skytterne i Norgescupfinalen skyter 349 



poeng, blir skytteren Norgescupvinner, uavhengig av om skytteren var nummer 1 
eller 10 etter 9 stevner i Norgescupen 

3. Norgescupfinalen med de 10 beste foreslås arrangert slik i Malmefjorden søndag 
29. august:                                                                       

• Skytteren som er rangert som nummer 1 på den foreløpige Norgescuplista, 
skyter på skive 1, nummer 2 på skive 2 osv. 

 
• Det skytes først ordinær 25 skudd. Deretter rangeres skytterne etter resultat på 

25-skudden, hvor skytteren med best 25-skuddsresultat får skive 1, nest beste 
på skive 2 osv. Skytterne går deretter ut av standplass og blir organisert på nytt 
på nye skiver.  

 

• 10-skudds finaleomgang gjennomføres etter samme prinsipp som for 
Kongelaget. Skytterne deles inn i puljer på 5 skyttere. Først går skytterne fra 
skive 6-10 på standplass, som altså har de 5 laveste 25-skuddsresultatene av de 
10 skytterne. De skyter først prøveskudd i 2 minutter samlet. Deretter skyter 
skive 10 prøveskudd i 1 minutt alene, før mesterskapsomgangen gjennomføres 
for skive 10. Videre skive 9 osv. Når pulje en er ferdigskutt, gjentas prosedyren 
for andre pulje på skive 1-5.   

 
• Skytterne gjennomfører sin mesterskapsomgang på åpen skjerm, det vil si at 

skytterne gis anledning til å følge anvisningen etter hvert som de skyter.  
 

• Det foretas omskyting på lik poengsum (35-skudd) om de tre første plassene, 
mens øvrig rekkefølge avgjøres etter innertierrangering på 10 skudd 
mesterskapsomgang. 

 
4. De 20 beste i Norgescupen tildeles gavepremier, mens de 50 beste tildeles NC - 

beger. 

5. Samme gjennomføringsmetode som for mesterskapsomgangen i Norgescupfinalen, 
foreslås også benyttet i den første Norgescuphelga, under avslutningsstevnet i 
Åsane/Hordvik. Dette for å forberede skytterne for skyting på åpen skjerm. På 
bakgrunn av resultater på 25-skudden, skal alle som er kvalifisert skyte sin 
mesterskapsomgang til slutt på åpen skjerm. De 10 beste skytterne skyter en og en 
som på Landsskytterstevnet og det skisserte opplegg på Malmefjorden.  

6. Forslaget ovenfor forutsetter en gjennomføring med TV-dekning fra siste 
Norgescuphelg. Hvis det ikke blir TV-dekning av finalen i 2010, blir de sportslige 
betingelser beholdt hvor de 6 beste av 9 stevner blir tellende. Uten TV-dekning 
foreslås at mesterskapsomgangen på stevnene i Åsane/Hordvik og Malmefjorden 
blir gjennomført som skissert i punkt 3 c -d og punkt 5.  

 
 
 
 



Norgescup i baneskyting 2011 
NRK har uttrykt et sterkt ønske om at Norgescupen burde vært avsluttet før 
Landsskytterstevnet for å muliggjøre et godt TV-produkt. LS er høydepunktet i sesongen, 
og det vil være bra med minst ett stevne i forkant av LS som sportslig forsvarer TV-tid på 
NRK 1. Ved at Norgescupen avsluttes før LS, bygges det opp forventning til favoritter osv, 
samt at TV-publikummet blir kjent med det TV-produkt som skal vises under LS.  
 
NC-utvalget mener det finnes flere gode argumenter for å avslutte Norgescupen før LS. 
Norgescuprunden i forkant av Landsskytterstevnet har uten tvil vært omdiskutert blant 
skytterne, og spesielt blant de beste som også skyter militært NM. Denne NC-runden er 
uten tvil en stor familiær belastning i forhold til tidsforbruk. Mange skyttere bruker nesten 
to ferieuker for å få med seg NC og LS.  
 
Det har også vært slik at NC-komiteen i flere tilfelle har hatt vanskeligheter med å finne 
arrangører til NC-stevnene i forbindelse med LS. Stevnene er imidlertid populære som en 
”oppkjøring” til LS. Et eller annet stevnetilbud i forbindelse med LS vil nok arrangører 
likevel tilby selv om Norgescupen legges til et annet tidspunkt.   
 
Den tredje helga i Norgescupen som har vært arrangert siste helg i august har også vært 
av varierende kvalitet og deltakelse. Når man kommer etter LS blir færre interessert i å 
reise langt for å dra på skyting, og det blir stort sett bare de beste skytterne etter to 
helger som drar. Spesielt dårlig deltakelse har det vært når disse stevnene har gått på 
steder som har krevd omfattende transport.  
 
Utvalget mener at hvis man skal være ferdig med Norgescupen før LS, er det nødvendig å 
unngå juli måned som er feriemåneden. Juli måned er også lite egnet for NRK sin 
produksjon, samtidig som det i denne måneden generelt er lave seertall på sendingene. 
Skal Norgescupen avsluttes i juni måned, er det utvalgets mening at det blir for mye å 
arrangere 3 Norgescuphelger over en kort periode om våren. Norgescupen kan, slik 
utvalget ser det, ikke starte før 15. mai. En så tidlig start på Norgescupen vil ikke være 
forenelig med at banesesongen knapt er påbegynt flere steder i landet. 
 
Utvalget vil på bakgrunn av ovenstående foreslå at det kun arrangeres to Norgescuphelger 
i 2011. Dette for å dempe skytternes reisebelastning, og slik at det blir rom i kalenderen til 
lokale stevner i tillegg til mesterskapene. Utvalget tror disse stevnene blir en suksess som 
oppkjøring til LS-konkurransene. Stevnene må kvalitetssikres, og utvalget mener det bør 
satses på god speakertjeneste og eventuelt leie av ministorskjerm på avslutningsstevnene 
begge helger. 
 
Konkret forslag til Norgescup i baneskyting i 2011: 

1. Det arrangeres to Norgescuphelger med tre stevner hver helg i 2011. Første helg 
arrangeres 27. – 29. mai, mens siste helg arrangeres 24. – 26. juni.  

2.  Alle 6 stevner teller i Norgescupen med samme poenggivning som dagens system. 

3. Siste helg arrangeres som i 2010 med et syvende stevne (Norgescupfinale), hvor de 
10 beste skyttere etter 6 stevner skyter ny 35-skudd.  

4. Hvis det ikke blir sending på NRK gjennomføres heller ikke NC-finalen.  



Stang– og felthurtigskyting på Norgescup i 2011      
I mandatet har utvalget som oppdrag å skissere en mulig løsning for å få med Stang- og 
felthurtigskyting i forbindelse med Norgescupen. Stang- og felthurtigskyting er utvilsomt 
de øvelser som har hatt størst suksess på TV de senere år. Det er likevel slik at med det 
nye finaleopplegget for Kongelaget, ble det i fjor like mange TV-seere på det som i 
hurtigøvelsene. Stang- og felthurtigskytingen er imidlertid øvelser som egner seg godt på 
TV, og utvalget mener det er muligheter for å finne et sportslig konsept som gjør det 
interessant for TV. Det er viktig at det må være noe som ”står på spill”, at det er noe viktig 
som kan vinnes.  
 
Å gjennomføre Stang –og felthurtigskyting med den ramme som oppnås på 
Landsskytterstevnet er svært krevende, men ikke umulig. Det kreves at det finnes, eller 
blir opparbeidet, en arena som på LS. I forbindelse med NC blir det neppe så mye 
publikum, men det må eventuelt i større grad satses på lokalt publikum av ikke-skyttere.  
For å få til et sportslig konsept som er interessant for deltakere, publikum og TV-seere 
foreslår utvalget følgende konsept for gjennomføring på ett av NC-stevnene som en prøve 
i 2011 (om dette blir første eller andre NC-helg må avklares i samarbeid med NRK) 

 
Konkret forslag Stang- og felthurtigskyting på Norgescup i 2011: 
1. Alle som deltar på NC i baneskyting gis anledning til å delta i Stang –og 

felthurtigskyting. Dette blir arrangert hos en av de tre NC-arrangørene. 

2. Det arrangeres en finale etter samme modell som på Landsskytterstevnet. 
Vinneren av begge disiplinene gis garantert plass i finalen på samme års 
Landsskytterstevne. 

3. Gjennomføringen forutsetter sending på NRK. 

Administrasjonens drøfting: 
Administrasjonen vil tilnærme seg forslagene til endringer fra utvalget for ”Norgescup på 
TV” på følgende måte: 
 
Først drøftes kort de sportslige forslag til endringer. Deretter beskrives de økonomiske 
forutsetningene. Videre konkluderes det på hvordan administrasjonen mener det 
sportslige opplegg bør bli for Norgescupen i 2010 og 2011. Til slutt foreslås en endring av 
tidspunkt for Skytingens Dag i 2011, med bakgrunn i endret opplegg for Norgescup i 2011.   
 
Sportslige betingelser for Norgescup på TV: 
Administrasjonen er i utgangspunktet positiv til det skisserte opplegg for Norgescupen i 
baneskyting for 2010 og 2011. Det vil bidra til en spennende finale hvor man får vist fram 
de beste skytterne. Sportslig sett konkluderer også administrasjonen med at dette er en 
god måte å avslutte Norgescupen på. Administrasjonen mener imidlertid som utvalget at 
opplegget med en ”Norgescupfinale” først bør gjennomføres når det med sikkerhet kan 
vises på TV. Dette på grunn av at det arrangementsmessig vil være tidkrevende, og uten 
TV-dekning kan et slikt sportslig opplegg føles noe langdrygt ved at de beste skal skyte en 
ny 35-skudd. 
 
Når det gjelder forslag om å skyte på åpen skjerm på 10 skudd finaleomgang der det er 
avsluttende finaleomgang på Norgescup, er også administrasjonen åpen for å gjennomføre 
et slikt forslag. Dette er et tiltak som LS-utvalget har påpekt tidligere, og som vil medføre 



at skytterne får vite det samme som publikum samtidig. På TV slipper man således at 
skytteren må vente på avgjørelsen, og man fanger øyeblikket med skytteren samtidig med 
publikum. Når det skytes en og en, vil også skytteren ha mulighet til å korrigere siktet 
underveis ved varierende forhold.  
Administrasjonen vil begrense skyting på åpen skjerm under finaleomgangen til bestemte 
stevner som Norgescup og eventuelt Landsskytterstevnet hvor NRK har sending. Dette 
fordi en slik avviklingsform på andre arrangement kan bli for tidkrevende når man skyter 
en og en. Samtidig kan det også gi sikkerhetsmessige utfordringer med visitasjon av våpen 
når skytteren allerede er kjent med resultatet av skytingen. Disse aspektene med skyting 
på åpen skjerm må drøftes nøyere, men administrasjonen mener dette vil være forsvarlig 
under kontrollerte former på NC og LS. 
 
Økonomi 
Forutsetningen for å få sending av Norgescup på TV, er at dette kan finansieres av 
sponsorer og sponsorplakater for TV-sendingen. Produksjonskostnadene for sending fra 
Malmefjorden i 2010 er på mellom 700 og 800 tusen kroner. NRK vil for en slik sending ha 
med seg et produksjonsteam på bortimot 30 personer som på LS. Reisekostnader og 
opphold for disse utgjør et stort beløp. I tillegg vil det også komme kostnader som DFS vil 
få for å bemanne posisjoner som er nødvendig for støttefunksjoner til en TV-sending. I 
forbindelse med en Stang – og felthurtigfinale må man også påregne tilleggskostnader for 
arrangementene. Summen ville vært betydelig mindre om Norgescupen hadde vært i 
nærheten av Oslo. NRK sine reisekostnader hadde da vært omtrent 300 000 kroner 
mindre. 
 
Våre anslag for sponsorinntekter sammen med plakater for ut- og innannonsering av TV-
sendingen er stipulert til 400 000 kroner. Hvis vi i tillegg bruker 100 000 kroner fra TV-
rettighetene, ville vi kommet opp i en sum på 500 000 kroner. Fortsatt mangler det 200 til 
300 tusen kroner. Det har ikke vært villighet fra NRK sin side til å ta noe av 
produksjonskostnadene. Administrasjonens anbefaling er at man ikke gjennomfører 
Norgescupen på NRK fra Malmefjorden som skissert i opplegget for 2010. Alternativet er å 
bruke økonomiske midler fra DFS, men med den pressede budsjettsituasjon som nå 
foreligger, så vil administrasjonen fraråde dette. 
 
Administrasjonen mener imidlertid at ved å legge siste helg i Norgescupen sentralt på 
Østlandet, vil det være mulig å få TV-sending i 2011 på grunn av lavere 
produksjonskostnader. Administrasjonen mener dette er viktig da større oppmerksomhet i 
media også gir grobunn for å bli mer attraktive for potensielle sponsorer. Her er det 
nødvendig å foreta en gjennomgang av vårt sponsorregelverk i Skytterbokas kapittel 14. 
Dette for å sikre DFS sentralt sine rettigheter i forbindelse med TV-arrangementene. 
 
Norgescup baneskyting 2010 
På bakgrunn av ovenstående drøftinger foreslår administrasjonen at Norgescupen i 2010 
gjennomføres uten den foreslåtte Norgescupfinalen, da TV-sending fra NC ikke blir 
gjennomført på grunn av økonomi. 
 
Det foreslås imidlertid at det skytes på åpen skjerm på finaleomgangen under 
arrangementene i Åsane/Hordvik og Malmefjorden. Der skyter de 10 beste til slutt 
enkeltvis finaleomgang etter samme prinsipp som under Landsskytterstevnet.    
 
 



Norgescup baneskyting 2011 
Administrasjonen foreslår som beskrevet at Norgescupen i 2011 avvikles over 2 helger 
med 6 stevner hvor alle teller i Norgescupen. Det avholdes en Norgescupfinale for de 10 
beste som skal TV-sendes. Om TV-sending skulle utgå av en eller annen årsak, arrangeres 
ikke Norgescupfinalen. Stevnene i 2011 avholdes siste helg i mai og siste helg i juni. Det 
blir således ingen Norgescup i tilknytning til Landsskytterstevnet i Bodø.  

 
Stang-og felthurtigskyting på Norgescup 
Administrasjonen mener det er et godt forslag med en konkurranse i Stang- og 
felthurtigskyting i forbindelse med ett eller begge Norgescupstevnene. Et slikt 
arrangement er imidlertid betinget av at det blir et TV-produkt. Med de økonomiske 
rammevilkår som nå foreligger for sending på NRK, mener administrasjonen at dette ikke 
lar seg gjøre i 2011. Forslaget bør imidlertid vurderes videre hvis man klarer å få til 
tilstrekkelig økonomi til at dette kan realiseres. Stang- og felthurtigskyting er utvilsomt det 
TV-produktet som har hatt høyest antall TV-seere fra Landsskytterstevnet.   
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 

1. På grunn av at det ikke kan skaffes tiltrekkelige økonomiske midler til en 
finaleavvikling med Norgescup på NRK, må Norgescupen i 2010 foregå uten egen 
sending fra siste runde i Malmefjorden. Siste Norgescuphelg arrangeres derfor som 
tidligere, unntatt de endringer som er presisert nedenfor i pkt. 2. 

 
2. På Norgescupstevnene arrangert av Åsane/Hordvik og Malmefjorden, hvor det 

skytes finaleomgang til slutt, skyter alle på åpen skjerm under finaleomgangen De 
10 beste skyter til slutt enkeltvis etter samme prinsipp som under Kongelaget. 
Skytterne deles inn i 2 puljer på 5 skyttere. Først går skytterne fra skive 6-10 på 
standplass, som altså har de 5 laveste 25-skuddsresultatene av de 10 beste 
skytterne på de aktuelle stevnet. De skyter først prøveskudd i 2 minutter samlet. 
Deretter skyter skive 10 prøveskudd i 1 minutt alene, før mesterskapsomgangen 
gjennomføres for skive 10. Videre skive 9 osv. Når pulje en er ferdigskutt, gjentas 
prosedyren for andre pulje på skive 1-5.   

 
3. For Norgescupen i 2011 gjelder følgende: 
 

a) Det arrangeres to Norgescuphelger med tre stevner hver helg i 2011. Første 
helg arrangeres 27. – 29. mai, mens siste helg arrangeres 24. – 26. juni. Første 
helg gis hele landet mulighet til å søke, mens andre Norgescuphelg søkes 
avholdt sentralt på Østlandet.  

b) Alle 6 stevner teller i Norgescupen med samme poenggivning som dagens system. 
 

c) Siste helg arrangeres med en finale, hvor de 10 beste skyttere etter 6 stevner 
skyter en ny 35-skudd. Gjennomføringsmetode og premieringsform for 
Norgescupen vedas endelig når det er avklart at det blir sending på NRK.  

d) Gjennomføringen etter punkt c) forutsetter sending på NRK. Uten TV-sending 
kåres Norgescupvinneren etter 6 tellende stevner. 

 



Hans O. Kveli foreslo følgende tillegg til administrasjonens forslag: 
 
Nytt punkt e) Forutsatt TV-sending, skal det på minst ett av NC-stevnene arrangeres 
Stang/felthurtigskyting. Regler for konkurransen bestemmes senere. 
 
Nytt punkt 4) Administrasjonen pålegges å ta kontakt med alle aktuelle 
samarbeidspartnere for om mulig å finansiere TV-sendinger i 2011.    
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag med tilleggsforslagene fra Kveli enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 45/2010 Skytingens Dag i 2011 
 
Ved at det foreslås å arrangere to Norgescuphelger i mai og juni 2011, vil 
administrasjonen fremme forslag om at Skytingens Dag for 2011 flyttes til siste helg i 
august. Denne helgen har tradisjonelt vært den helgen Norgescupen har vært avsluttet, og 
i 2011 vil det passe godt å flytte Skytingens Dag til denne helgen. Det spesielle med 2011 
er at pinsehelgen er andre helg i juni. Hvis Skytingens Dag skulle gått første helg i juni som 
normalt, vil det ikke være helger igjen som er åpne for vanlig stevner i juni. Dette på grunn 
av at landsdelskretsstevner og samlagsstevner neste år må foregå tredje helg i juni.  

 
Mange har tatt til orde for at det hadde vært bedre med Skytingens Dag etter 
Landsskytterstevnet. Dette fordi oppmerksomheten på TV og media kunne gitt oss god PR 
for å holde Skytingens Dag da. Dette medførte da også at Skyttertinget nå har åpnet for at 
skytterlag kan arrangere Skytingens Dag på et annet tidspunkt enn den sentralt bestemte 
datoen. Hvis den foreslåtte ordning for 2011 blir godt mottatt, mener administrasjonen at 
Skytingens Dag flyttes permanent til august istedenfor månedsskiftet mai/juni. Norges 
Skytterstyre har nå kompetanse til å vedta dette uten å fremme saken til Skyttertinget.  
 
Gauldal skyttersamlag har videre fremmet forslag om at lørdag før Skytingens Dag skal 
kunne benyttes til åpne stevner. På grunn av press på antall helger for å arrangere 
stevner, mener administrasjonen at det er gode grunner for å åpne opp for at det skal gis 
tillatelse til å benytte lørdag før Skytingens Dag som stevnedag. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 

1. Datoen for Skytingens Dag fastsettes av Norges Skytterstyre. 
2.  Det er ikke anledning til å arrangere andre stevner på Skytingens Dag. 
3. Skytterlag gis anledning til å arrangere Skytingens Dag på et annet tidspunkt. 

 
Reglementet for Skytingens Dag i Skytterbokas punkt 12.170 justeres tilsvarende. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 



Sak 46/2010 DFSU eller DFSU/R 
 
Saksopplysninger: 
Bakgrunnen for saken er at Skytterbokas kap. 17, Ungdomsarbeidet, ble endret på alle 
nivå slik at rekrutteringsarbeidet også omfatter skyttere over 18 år. Ungdomsutvalget 
leder ungdoms- og rekrutteringsvirksomheten innen DFS etter de retningslinjene og planer 
som er godkjent av Skytterstyret. Utvalget skal planlegge arbeidet som omfatter: 
 
a) Ungdoms- og rekrutteringsaktiviteter. 
b) Andre tiltak til fremme for skyttersaken. 
 
Med bakgrunn i dette har det meldt seg et spørsmål om navnet på DFSU også bør endres 
for å gjenspeile og bevisstgjøre alle organisasjonsledd om det nye mandatet. 
 
Drøfting i DFSU: 
DFSU ser fordeler og ulemper med å forandre et godt etablert navn. Det vil uansett være 
klokt å ha med ungdom i navnet for å synliggjøre utad at vi aktiviserer ungdom. 
Spørsmålet da blir om vi også bør ha med rekruttering i navnet på utvalget. 
Vi står da igjen med to alternativer: DFSU og DFSU/R. 
DFSU har i løpet av det siste halvåret tatt opp saken i forskjellige fora og med personer de 
har vært i kontakt med rundt om i Norge. 
De gjennomgående tilbakemeldingene har vært at DFSU er et så gjennomarbeidet navn, 
og har en så sterk identitet at navnet kanskje derfor bør bevares. 
Men samtidig trenger vi en bevisstgjøring i hele organisasjonen på vedtaket som utvider 
arbeidsområdet til ungdomsutvalgene i DFS: 
 
Vedtak i DFSU: 
DFSU beholder navnet Det frivillige Skyttervesens ungdomsutvalg uendret. Det utarbeides 
et rundskriv til alle lag, der Skytterbokas kap. 17, ungdomsarbeid, presiseres. 
 
Administrasjonens drøfting: 
Administrasjonen støtter DFSU sitt syn på at ungdom bør være med i navnet. Når 
skytterlag og samlag søker kommunale og fylkeskommunale midler er det viktig å vise at vi 
er en ungdomsorganisasjon. Det vises selvfølgelig gjennom medlemstallene våre også, 
men ved å ha ungdom i navnet vises dette enda klarere. Om vi bør henge på rekruttering i 
tillegg, slik at navnet blir ungdoms- og rekrutteringsutvalg, er en annen mulighet. Dette vil 
kunne vise at DFSU og ungdomsutvalgene har det overordnede ansvaret for rekruttering i 
organisasjonen. Dette kan og bør presiseres godt til alle ledd i organisasjonen uavhengig 
av om DFSU skifter navn eller ikke. 
 
Skal vi så gå til det skrittet å forandre et meget godt innarbeidet navn og identitet som 
DFSU er, så må det være klare og tungtveiende grunner for dette. Administrasjonen mener 
vi skal være forsiktige med å forandre navnet, og støtter derfor DFSU i denne saken, 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Det frivillige Skyttervesen/ungdomsutvalget, DFSU, beholder sitt navn som det er i dag. 
Det utarbeides et rundskriv til alle lag, der Skytterbokas kap. 17, ungdomsarbeid, 
presiseres. 



Jarle Tvinnereim foreslo følgende: 
DFSU endrer sitt navn til DFSU/R. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtatt med 4 mot 3 stemmer. Kveli, Undseth, Bjerknæs og 
Høgmo stemte for administrasjonens forslag, mens Tvinnereim, Kornbrekke og Hofstad 
stemte for Tvinnereim sitt forslag. 

 
 
 

Sak 47/2010 Hovedbegivenheter for 2011 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
 
Tidspunkt    Arrangement  
 
9. og 10. april    NM i skifeltskyting, Haltdalen  

27. mai – 29. mai   Norgescup i baneskyting, Hele landet kan søke  

18. og 19. juni    Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 

24 juni – 26. Juni    Norgescup i baneskyting, Østlandet  

30. juli – 6. august   Landsskytterstevnet/NM i skogsløp med skyting, Bodø 

13. og 14. august   Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 

20. og 21. august   Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 

28. august    Skytingens Dag 

2. og 3. september   Nordisk mesterskap og Nordisk ungdomsmesterskap,  

     Danmark 

Vedtak: 
Administrasjonens vedtak vedtas. 

 
 
 

Sak 48/2010 Landslotteriet 2011 - formål 
 
I samsvar med tidligere vedtak i Norges Skytterstyre gjøres det nå klart for landslotteri 
2011. Det må søkes om godkjenning av landslotteriet, hvor bl.a. lotteriets formål skal 
beskrives. 
 
I bestemmelsene om godkjenning av organisasjon etter lotteriloven heter det at ”det 
forutsettes derfor at lotteriinntektene går til den delen av virksomheten som er rettet mot 
barn og unge”.  
 
 
 



Drøfting:  
For administrasjonen er det nå praktisk at det i tillegg til en stadfestelse av hvilken sektor 
inntektene skal gå til samtidig beskrives/antydes hva innenfor denne sektor man vil satse 
på. Vedkommende sektor bør deretter presentere en plan for bruk av midlene til Norges 
Skytterstyre.  
 
Landslotteriet 2011 planlegges etter samme mønster og med tilsvarende premiestruktur 
som lotteriet 2008. 
 
DFS har over tid arbeidet med å få unge medlemmer engasjert i tillitsmannsarbeid. Det 
synes nå at tiden er inne for en ekstra innsats innen dette arbeid, ved bruk av nye 
elektroniske hjelpemiddel. Herunder å etablere web-baserte løsninger. 
 
Administrasjonen finner det derfor riktig å lage et formål som dekker en kombinasjon av 
opplæring i tillitsvalgtarbeid og bruk av webbaserte løsninger.     
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre vedtar at DFS’ landslotteri 2011 skal ha følgende formål:  
”Å tilrettelegge og styrke tillitsmannsarbeidet blant ungdom”. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 

Sak 49/2010 Forslag om 350-klubb for skyttere i klasse 3-5 
 
John Olav Ågotnes fremmer forslag om å opprette en 350-klubb for klasseførte skyttere 
etter samme modell som for rekrutteringsklassene. Ågotnes har som tillitsvalgt for 
landslagsskytterne fått innspill fra aktive skyttere til forslaget.   
 
Drøfting: 
Administrasjonen er av den generelle oppfatning at et slikt tiltak må fremme enten 
rekrutteringen til DFS, den alminnelige skyteinteressen, eller bidra til økt markedsføring av 
skytesporten, for at det skal være aktuelt. Det er i denne sammenheng lite trolig at en slik 
prestasjonsklubb vil ha nevneverdig betydning for rekrutteringen til seniorklassene, eller 
øke den alminnelige skyteinteressen blant seniorer. Tiltaket vil derfor ikke ha noen 
breddeeffekt, men samtidig vil nok de få som oppnår ”fullt hus” oppfatte det som 
prestisjefylt å kunne synliggjøre en slik prestasjon med et merke påmontert geværet. De 
beste skytterne har i dag mange konkurransemuligheter til å hente hjem titler, heder og 
ære, og en 350-klubb vil derfor bare føye seg inn i rekken. I ungdomsklassene derimot har 
klubben en helt klar misjon når det gjelder motivering til trening, og deltakelse i stevner.  
 
Pressen vil kunne oppfatte en slik klubb som interessant, og på den måten vil den kunne 
bli brukt positivt i beskrivelsen av DFS og skytteren. Samtidig er adelskalenderen DFS sitt 
offisielle Norgesrekordregister, og slik sett vil en 350 klubb bidra til to uavhengige 
statistikker som ikke kan sammenliknes. For uinnvidde vil dette kunne være forvirrende.  



En 350-klubb vil medføre noe administrativt arbeid og kostnader, men betydningen av 
dette skal ikke overvurderes. Det vil årlig kun være et fåtall nye medlemmer, og slik sett vil 
ikke en 350 klubb ha noen stor kostnads- eller administrativ betydning. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Forslag om en egen 350-klubb for skyttere i klasse 3-5 vedtas ikke.  
 
Hans O. Kveli fremmet følgende forslag: 
Det opprettes en 350-klubb for skyttere i klasse 3-5 med virkning fra 2010 (ikke 
tilbakevirkning) etter samme prinsipp og reglement som for rekrutteringsskytterne 
 
 
Vedtak 

Kveli sitt forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 50/2010 Angående forslag om bruk av kikkert i de to eldste veteranklassene 
 
I sak 4/2010 vedtok Norges Skytterstyre at det ikke skal tillates bruk av kikkert i de to 
eldste veteranklassene, som Nord-Østerdal skyttersamlag foreslo. Saken ble behandlet 
som en sak til Skyttertinget 2010, men Skytterstyret velger nå å trekke saken fra 
Skyttertinget, da Skytterstyret selv har kompetanse i henhold til Skytterbokas regelverk til 
å gjøre et slikt vedtak. Vedtaket fra sak 4/2010 opprettholdes således uten behandling på 
Skyttertinget. 
 
Vedtak 

Vedtak i sak 4/2010 opprettholdes. Saken blir ikke å ta opp til behandling på Skyttertinget 
2010. 

 
 
 

Meldingssaker 
 

1. Omvikdalen/Rosendal 
2. Kap 14 i Skytterboka - revisjon 
3. Tingsakslisten 
4. Oppdatert Kriseplan 
5. Avtalen om støtte til LS 2010 – 2020 mellom Forsvaret og DFS 

 
 



 
DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 

Møte i Norges Skytterstyre 
 

MØTEREFERAT 28. JULI OG UNDER LS CENTRAL HOTELL OG 
ARENA LS 2010 - ELVERUM 

 
MØTE INNKALT AV Kurt Arne Berglund, Generalsekretær 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER Hans O. Kveli, President  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 
Hans O. Kveli, Jarle Tvinnereim, Sindre Undseth, Jon G. 
Hofstad, Henning Ivarrud, Jens Sverre Knutsen, Kristin 
Lund og Morten Bjerknæs 

FRA ADMINISTRASJONEN Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
 
 

Sak 51/2010 Møte med dirigentene for Skyttertinget 2010 
 
Skyttertingets møtedirigenter, Inge Hoff og Svein Furuseth, deltok i møtet. Kjøreplan for 
Skyttertinget ble lagt fram og gjennomføringen av Skyttertinget ble drøftet. 
 

 
 
 

Sak 52/2010 Tjenesteliste for Norges Skytterstyre under LS 2010 
 
Det ble foretatt en arbeidsfordeling for Skytterstyrets oppgaver under 
Landsskytterstevnet. 
 

 
 
 

Sak 53/2010 Lillehammer skytterlag – søknad om støtte til kjøp av banegrunn 
 
Det vises til Lillehammer skytterlags søknad om kjøp av banegrunn, samt notat fra advokat 
Sven Knagenhjelm. 
 
Administrasjonen ønsker med framlegg av saken på nåværende tidspunkt å starte en 
prosess for gjennomgang/revisjon av bruk av anleggsmidler i DFS, uten at Lillehammer 
skytterlag får konkret svar på sin søknad nå.  
 
Det anbefales at det i løpet av andre halvår i 2010 blir gjennomført en gjennomgående 
revisjon av bruk av midler i anleggssektoren, herunder spesielt tilskudd til skytebaner. 
Denne prosessen må anleggssjefen administrere og saken bør ikke forseres før han er klar 
for dette ca pr 1.sept 2010. 
 



Når det gjelder saken til Lillehammer skytterlag synes i utgagnspunktet laget å ha bedre 
økonomi enn de fleste andre lag som har gått for erverv av banegrunn. Beslutningen om 
kjøp av grunn synes riktig med den erfaringsbakgrunn laget har fra den gamle banen.  
 
De spør selv om søknaden er tilstrekkelig detaljert og dokumentert (egen mail). Laget har 
fått tilbakemelding om det er den i første omgang, men at det kan bli aktuelt med mer 
dokumentasjon før beslutning i styret.  Det synes f. eks nødvendig med en tydeligere 
dokumentasjon av hva alle interessenter kan bidra med og om denne mulighet er uttømt.  
 
Et skytterhus med innendørsbane til 6 mill er kanskje ikke rett prioritet? 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Saken utsettes. Administrasjonen må, i samarbeid med Lillehammer skytterlag, framskaffe 
ytterligere opplysninger og dokumentasjon vedrørende andre interessenters bidrag. 
Videre drøfte kostnadene ved nytt skytterhus. Saken legges fram på et senere møte i løpet 
av høsten. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 
 

Sak 54/2010 Vurdering av muligheten for innstetting av reserve i lagskytingen på LS 
 
Som en prøveordning under Landsskytterstevnet i Elverum i 2010, ble det i sak 9/2010 
vedtatt å innføre en lagskyting på LS for klasse 3-5.  
 
Vedtaket var at konkurransen skulle gjennomføres på følgende måte: 
 

1. De 50 beste skytterlagene kvalifiserer seg til denne lagskytingen ved at de tre beste 
skytterne fra skytterlaget i klasse 3-5 på baneskytingen kvalifiserer skytterlaget.  

2. Hvis skytterlag X sine 3 beste skyttere har skutt henholdsvis 235, 238 og 242 poeng, 
blir de kvalifisert til denne lagskytingen hvis det ikke er flere enn 49 skytterlag som 
har høyere samlet poengsum. I dette tilfelle blir kvalifiseringsresultatet 715 poeng. 
Ved lik poengsum på siste kvalifiseringsplass, benyttes innertierrangering samlet 
fra de tre skytterne. Ved ytterligere likhet rangeres det lag først som har den beste 
individuelle skytter.   

3. I lagskytingen skytes samme 10-skudd som under samlagsskytingen for klasse 1-5. I 
tilfelle med skytterlag X skal skytteren som skjøt 235 poeng skyte først, skytteren 
med 238 poeng skal skyte som andremann, mens skytteren som i hovedskytingen 
skjøt 242 blir ankermann/kvinne. Dette vil være låst til et slikt system, og 
skytterlagene kan ikke erstatte de som har kvalifisert laget med andre skyttere.  



4. Det settes opp et trofé til vinnerlaget i 2010 fra Nordic Arena A/S. Deltakerne og 
skytterlaget på de tre beste lagene tildeles diplom.  

5. Etter gjennomføringen i 2010 evalueres gjennomføringen. Et eventuelt forslag om 
permanent innføring av lagskyting fremmes for Skyttertinget 2011. 

Administrasjonen har generelt mottatt mange gode tilbakemeldinger på vedtaket. Den 
bekymring som det imidlertid har kommet innspill om, er at når det ikke er mulighet for å 
sette inn reserve, så kan det medføre at flere lag ikke kan stille. Lagskytingen avholdes på 
fredag, og det er mulig at flere av lagene får med skyttere som på det tidspunkt har 
planlagt hjemtur allerede.  
 
Administrasjonen er i utgangspunktet skeptisk til å innføre ordninger som øker den 
administrative delen av denne lagskytingen. Likeså er det ikke ønskelig at noen lag kan 
spekulere i ”å sende hjem” skyttere for å erstatte disse med antatt bedre skyttere som 
reserve. 
 
På den annen side var en stor del av motivasjonen for å innføre lagskytingen at den skulle 
samle 50 skytterlag med sine 150 skyttere og publikum. Hvis det blir slik at flere skytterlag 
ikke kan delta på grunn av at en skytter som har kvalifisert laget må dra hjem, eller at en 
skytter nekter å delta, er det uheldig for konkurransen. Det har kommet eksempler på at 
enkeltskyttere vegrer seg for å delta på 25-skudden da de er nødt til å reise hjem fra LS på 
torsdag. De ønsker ikke å sette laget i en eventuell situasjon der de ikke får delta i 
lagskytingen på grunn av hjemreisen til en skytter som har kvalifisert laget.  
Administrasjonen mener således som et kompromiss at det bør åpnes for inntil 1 reserve 
på hvert lag. For å hindre spekulasjon i å ta med antatt bedre skyttere i laget, skal dette 
være fjerde beste skytter fra skytterlaget. Denne skytteren skal erstatte etappen til den 
skytter som er forhindret fra å delta. Skytterlaget må i løpet av torsdag varsle fra om de 
må benytte reserveskytter. Administrasjonen anbefaler ikke å utvide ordningen til 
eventuelt å ta med flere reserver, eller være mer fleksibel på hvem dette skal være. Det vil 
medføre mer administrasjon, samt at det godt mottatte konseptet som ble vedtatt i sak 
9/2010 blir vesentlig endret. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
I sak 9/2010 ble det som en prøveordning innført lagskyting under LS i Elverum for klasse 
3-5. Norges Skytterstyre vedtar nytt punkt 3 i det vedtatte reglementet: 
3. I lagskytingen skytes samme 10-skudd som under samlagsskytingen for klasse 1-5. I 
tilfelle med skytterlag X skal skytteren som skjøt 235 poeng skyte først, skytteren med 238 
poeng skal skyte som andremann, mens skytteren som i hovedskytingen skjøt 242 blir 
ankermann/kvinne. Hvert skytterlag som kvalifiserer seg til lagskytingen gis mulighet til å 
benytte 1 reserve. Ved eventuell bruk av reserve, skal dette være skytteren som fra 
skytterlaget har det fjerde beste resultat i klasse 3-5 på 25-skudd hovedskyting. Reserven 
må skyte den etappe som den som kvalifiserte skytterlaget skulle hatt under lagskytingen. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 



Sak 55/2010 
Lønnsoppgjøret 2010 med lokale forhandlinger og justering for 
Skytterkontorets ledelse 

 
Det er gjennomført lønnsoppgjør med de ansatte på Skytterkontoret i tråd med det 
statlige lønnsoppgjøret. Det er også ført lokale forhandlinger mellom Skytterkontorets 
ledelse og Skytterkontorets personalforening. Presidenten har forhandlet med 
Skytterkontorets ledelse etter gjeldende regelverk. Resultatet av lønnsoppgjøret og 
presidentens forhandlinger med Skytterkontorets ledelse er framlagt Skytterstyret og ført 
i B-protokoll.  
 

 
 
 

Sak 56/2010 Forslag om gjennomføring av 4 minutt skytetid i samlagsskytingen 
 
Jon Olav Ågotnes foreslår på vegne av skytterne at man går tilbake til 4 min skytetid på 
samlagsskytingen. Som han beskriver ble denne tiden gjort om til 3 min etter vedtak i 
Norges Skytterstyre (sak 10/2009). 
 
Utgangspunktet for redusert skytetid var opprinnelig en gjennomføringsmodell for 
samlagsskytingen som tok lang tid og som derfor var lite egnet for å lage god TV. Numedal 
skyttersamlag sendte inn et endringsforslag for hele gjennomføringen av 
samlagsskytingen, herunder forslag om å endre skytetiden fra 4 til 3 min. I sak 9/2009 ble 
tiden ikke endret. I drøftingene i sak 10 ble imidlertid et endringsforslag fra Hans O. Kveli, 
om reduksjon av tiden fra 4 til 3 min, vedtatt enstemmig. 
 
Drøfting: 
Når Jon O. Ågotnes nå fremmer forslag om å gå tilbake til 4 minutter følger det ikke noen 
særskilt motivering med forslaget annet enn at resultatene vil bli bedre og dermed gjøre 
øvelsen mer publikumsvennlig. Han viser til at det er et samlet ønske fra de aktive at 
denne endring blir vedtatt snarest. Nå viser det seg at resultatene i 2009, med 3 min 
skytetid, ikke ble dårligere enn de tre foregående år. Snarere tvert imot.  
 
Administrasjonen har bare registrert sporadiske, negative, merknader om at man gjorde 
om skytetiden på samlagsskytingen. Vi ser det slik at med en standardisert skytetid, lik 
tiden i mesterskapsprogrammet, vil samlagene ha et bredere grunnlag for uttak av 
samlagsskyttere idet skytetiden på samlagsskytingen og grunnlaget i 
mesterskapsprogrammet er lik.  
 
Videre er det administrasjonens vurdering at skytetiden på serier i DFS-programmet skal 
være stramme fordi skytingen derved vil ha et godt forsvarsmessig preg. Som en følge av 
det burde DFS, med den ferdighetsutvikling som finner sted, heller redusere skytetider 
enn å forlenge dem. Debatten rundt høye poengsummer har dessverre ofte sporet av til 
krav om høyere presisjon (mindre verdier på skivene), uten at det har vært rettet særlig 
oppmerksomhet ved skytetider på serier. 
 
Det vil imidlertid være viktig hele tiden å ha for øye at et strengt regime hva gjelder 
hurtighet må ta hensyn til mestring i de lavere klasser. Dette hensyn er ikke tungtveiende i 
samlagsskytingen der kun de beste deltar. 



I dette bildet ville det nok være mest publikumsvennlig at skytetiden for samlagsskytingen 
heller gikk ned til 2 min slik tiden på grunnlaget i mesterskapsprogrammet var tidligere 
(endret til 3 min i 1967). 
 
Administrasjonen konkluderer med at det ikke synes å være grunnlag for å endre 
skytetiden på samlagsskytingen. På høyt nivå, der kun de beste deltar, bør kan hende det 
motsatte besluttes. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre fastholder at skytetiden på samlagsskytingen for klasse 1-5 skal være 
3 min. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 
 

Sak 57/2010 Forslag om obligatoriske vindvimpler på terminfestede stevner 
 
Skytterboka inneholder regler for vindvimpler i en relativ enkel utforming (Pkt 8.119). 
Vindvimpler i dagens regelverk er kun pålagt ved LS og Landsdelskretsstevner i 
baneskyting. 
 
Nøtterø skytterlag foreslår at alle lag som har åpne stevner skal ha vindvimpler på arena. 
Dessuten foreslås det at regelverket gjøres noe mer omfattende og må inneholde regler 
for plassering, antall og utforming. 
 
Drøfting: 
Åpne stevner over flere dager vil i mange tilfeller gi veldig ulike forhold for skytterne. 
Vindvimpler, riktig plassert og utformet vil, i den grad det er mulig, gi sportslig mer like 
forhold for alle deltakere. Ut fra dette synes det greit å pålegge alle lag å sette opp 
vindvimpler på banen. 
 
Administrasjonen har imidlertid den erfaring at slike pålegg ganske ofte ikke følges opp. 
Når dette ikke skjer skapes det diskusjon og uro i arrangementene. Mangelfull oppfølging 
ser vi mht baneinstruks, vedlikeholdslogg for elektronikk med mer. Terrengmessige 
forhold kan også innvirke på å følge opp distinkte regler.  
 
Administrasjonen har som en helhetsvurdering konkludert med at en sterk anbefaling bør 
være tilstrekkelig i denne omgang, og at det blir utformet et mer detaljert regelverk for 
vindvimpler i baneskyting i DFS. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre vedtar at Skytterbokas pkt 8.119 gis et tillegg som tydeliggjør en 
anbefaling om å sette opp vindvimpler også på åpne stevner i DFS. 



Administrasjonen utarbeider nytt pkt 8.119 hvor det også skal beskrives detaljert 
regelverk for plassering, antall og utforming av vindvimpler i baneskyting i DFS. Dette 
legges fram på et senere møte.   
 
Hans O. Kveli foreslo følgende: 
 

1. Det skal være godt synlige vindvimpler på alle åpne stevner. Vedtatt med 7 mot 1 
stemme. Kveli, Tvinnereim, Undseth, Hofstad, Knutsen, Ivarrud og Lund stemte for, 
mens Bjerknæs stemte i mot. 

2. Administrasjonen pålegges å utarbeide nytt punkt 8.119 hvor dette skal beskrives. 

 
Vedtak 

Hans O. Kveli sitt forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 

Sak 58/2010 Hedersbevisninger 
 
Hedersbevisninger ble besluttet tildelt. Ført i B-protokoll. 
 

 
 
 

Sak 59/2010 Ankesaker under Landsskytterstevnet i Elverum 
 

1. Skytter nummer 6158, Ola Vikedal, har levert anke på avslått protest om at han ikke 
fikk godkjent skuddverdi etter at han skjøt om etter serien fordi det var registrert kun 
fire skudd i skiva på en femskuddsserie. Skytteren fikk klikk på patron i serien, dermed 
var det bare 4 skudd i skiva. 

Vedtak:  
Anken tas ikke til følge. Skytterboka punkt 8.158 beskriver tydelig at feil ved ammunisjon 
belastes skytter, men skytteren har anledning til å erstatte skudd innenfor skytetiden. 
 
 

2. Skytter nummer 5280, Magnus Bøklep, har levert anke på feilskyting i Stangskytingen.  

Vedtak: 
Skytteren har fått bokført 22 treff i Stangskytingen. Han tibys å skyte om begge hold. 
Omskytingsresultatet skal i så fall registreres som endelig resultat. 
 
 

3. Skytter nummer 4089, Malvin Ågotnes, har levert anke på resultat 5/2 på et felthold. 

Vedtak: 
Anke tas ikke til følge. Prosedyre fulgt og det er gitt tilbakemelding om kontroll på skudd 
nummer 6. 



4. Skytter nummer 1788, Hans Nygård, har levert anke på registrert kun 9 skudd på 10-
skudd grunnlag. 

Vedtak:  
Anke tas ikke til følge. Det er ikke tegn på feil i systemet. I tillegg viser logg at det etter alt 
å dømme er skutt 5 skudd på kne. 
 

5. Skytter nummer 724, Johannes Voll, har levert anke på at han ble trukket et skudd 
fordi han av standplassleders oppfattelse har skutt ett skudd før ild. 

Vedtak: 
Anke tas ikke til følge. Det legges til grunn at to kontrollører, standplassleder og 
representant for skyteteknisk komité bevitnet at skudd ble avgitt før ordet ”ild” ble 
kommandert. 
 

 
 
 
 

Sak 60/2010 Antall skyttere i Stangfinalen 
 
13 skyttere skjøt 23 treff eller mer i kvalifiseringen til Stangfinalen på Landsskytterstevnet. 
I reglementet står det at det skal være 10 til 15 skyttere i finalen. Skytterstyret drøftet 
muligheten for å få med flere skyttere i finalen, der skyttere på 22 treff kunne skyte hold 1 
og hvor de to beste skytterne av disse kunne få skyte hold 2 slik at det ble 15 i finalen. 
 
Hans O. Kveli foreslo følgende: 
 
Finalegrense for Stangfinalen blir på 23 treff, som gir 13 skyttere i finalen. 
 
Vedtak 

Hans O. Kveli sitt forslag vedtatt med 5 mot 2 stemmer. Kveli, Undseth, Knudsen, Ivarrud 
og Hofstad stemte for Kveli sitt forslag, mens Bjerknæs og Lund stemte i mot.   

 
 
 
 



 
DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 

Møte i Norges Skytterstyre 
 

MØTEREFERAT 20. SEPTEMBER SKYTTERKONTORET 
 
MØTE INNKALT AV Kurt Arne Berglund, Generalsekretær 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER Olav K. Vaaje, President  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 
Olav K. Vaaje, Jarle Tvinnereim, Jan Åge Gjerstad, Heidi 
Skaug, Henning Ivarrud, Janne Kornbrekke, Kristin Lund 
og Morten Bjerknæs 

FRA ADMINISTRASJONEN Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
 
 

Nyvalgt president Olav K. Vaaje ønsket velkommen til det første møte i det nye styret.  
Han hilste spesielt til de nye medlemmene Heidi Skaug og Jan Åge Gjerstad. 
  
Sakslisten og innkallingen ble enstemmig godkjent. 
 
GIHV, Kristin Lund, deltok i sakene 62, 65, 66, 70 og 71. 
 
 

Sak 61/2010 Klassesetting for 2011 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Klassesettingspoengsummene for sesongen 2010 beholdes uendret til sesongen 2011. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 
 

Sak 62/2010 Møte med LS-arrangør 2011-2014 – tidspunkt for LS 
 
I samsvar med ny avtale med Forsvaret for LS 2011-2020 påbegynnes en prosess for 
gjennomføringsplan for kommende LS. Avtalen krever at prosessen skal starte kort tid 
etter Skyttertingets beslutning om valg av teknisk arrangør. 
 
Siden avtalen ble undertegnet i april i år er det LS 2014 som kan følge normal prosedyre. 
De kommende par måneder må det gjennomføres tillempede møter med LS-arrangører 
som er bestemt tidligere. 
 



Administrasjonens drøfting: 
 
2011 Bodø Østre: Generalløytnant Brovold er stevnets president. Samarbeidet med 

Forsvaret er i gang.. Tidspunkt for LS i Bodø er bestemt til 30/7 – 6/8.  
 
2012 Voss: President er ikke formelt utpekt. Møteprosedyre med Forsvaret må 

iverksettes. For å sikre NRK sin dekning av dette LS anbefales 
tidspunktet forskjøvet p.g.a. OL i London. Mulig med oppstart LS først 
10/8. Dette vil for noen kunne gi utfordringer med oppstart skole 
høsten 2012. Det anbefales likevel brukt perioden 10/8 – 18/8. 
Tidligere tidspunkt(juni/juli) synes ikke mulig p.g.a andre 
arrangement på Voss, støtten fra Forsvaret og NRK sin dekning av LS..  
Spesiell utfordring med elektronisk målmateriell i feltskytingene. 
Usikkert om materiellet vil være på plass i tide.   
 

2013 Oppdal: President er ikke formelt utpekt. Møteprosedyre må iverksettes. 
Arrangøren er gitt forhåndsinformasjon vedrørende gjennomføring 
av feltskytingene på elektronisk målmateriell. Tidspunkt for LS må 
fastsettes, antatt 26/7 – 3/8. 2/8 – 10/8 kan også nyttes. 
VM i friidrett arrangeres dette år i Moskva, men dette synes ikke å 
være avgjørende med hensyn til NRK sitt arbeid med dekning av LS. 
Valget står mellom to perioder: 26/7 – 3/8 eller 2/8 – 10/8. Pr dato er 
tidspunkt for VM i friidrett ikke kjent, og heller ikke NRK sine 
rettigheter til det arrangementet. 
 

2014 Sandnes: President er ikke formelt utpekt. Møteprosedyre må iverksettes. 
Arrangør har ønske om teknisk møte med personell fra 
Skytterkontoret før prosessen med Forsvaret iverksettes. Tidspunkt 
for LS må fastsettes, antatt 1/8 – 9/8. Ingen spesielle hensyn er kjent 
bortsett fra EM i friidrett som kan kollidere med dekning på NRK.   

 
Merknad: I utgangspunktet har Forsvaret/HV bestemt at Heimevernets 

regionsjef skal være president for LS når LS arrangeres i regionen. 
Ihht til avtalen skal dette imidlertid avklares med Forsvarssjefen før 
oppstart med arbeidet med gjennomføringsplan. 

 
Siden prosessen nå er fastlagt i avtalen blir Norges Skytterstyres medvirkning til dette å 
bekrefte ønsket tidspunkt for det enkelte LS i perioden fra tom 2014. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Generalsekretæren, i samarbeid med valgt arrangør, tar kontakt med Forsvaret v/GIHV 
med anmodning om støtte til aktuelt LS ihht avtalen. Administrasjonen beslutter endelig 
tidspunkt for LS i perioden 2012 – 2014 i samarbeid med Forsvaret og arrangøren.  
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 



Sak 63/2010 
Styrets direktiv for videre framdrift av utsatte tingsaker ved  
Skyttertinget 2010 

 
Sak 5 angående innføring av Åpen klasse i DFS, samt sak 6 angående hvilke klasser 
dopingreglementet skal gjelde for, ble på Skyttertinget 2010 utsatt til Skyttertinget 2011.  
 
Administrasjonen ønsker gjennom denne saken å få føringer fra Skytterstyret om videre 
behandling av disse sakene. 
 
Siden Skyttertingsvedtaket i 2009 har Norges Skytterforbund vedtatt at 
dopingreglementet kun skal gjelde ved nasjonale mesterskap. Hvis DFS hadde gjort samme 
vedtak som Norges Skytterforbund, hadde grunnlaget for innføring av Åpen klasse vært 
mindre. Det hadde da kun vært på LS at skyttere som benytter betablokker i klasse 3-5 
ikke kunne ha deltatt.  
 
Administrasjonen er imidlertid uenig i å stramme inn på hvilke stevner dopingreglementet 
skal gjelde for, og fastholder sitt syn på behovet for innføring av Åpen klasse. Muligheter 
som er nevnt i debatten med at skytterne kan skyte i sine respektive klasser, men fratas 
mulighet til premier, synes administrasjonen ikke er et verdig tilbud til disse skytterne.  
Administrasjonen vil derfor opprettholde sin innstilling i sak 5. Det samme gjelder sak 6 
angående hvilke klasser som dopingreglementet skal gjelde for. Dette såfremt ikke 
Skytterstyret gir føringer til en annen saksframstilling eller behandling av 
problemstillingene foran Skyttertinget 2011.    
 
Viser for øvrig til sak 68 angående videreføring av Åpen klasse som prøveordning i 2011. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre ga føringer til videre behandling av de utsatte sakene 5 og 6 fra 
Skyttertinget 2010. I henhold til de gitte føringer fra Skytterstyret, fremmes saker 
angående innføring av Åpen klasse og dopingregler i DFS til Skyttertinget 2011. 
Administrasjonen fremmer sine innstillinger på et senere møte. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 
 

Sak 64/2010 Nye anbudsrunder for arenaproduksjon og juridisk bistand 
 
Perioden for engasjement av arenaproduksjon LS og juridisk bistand går ut høsten 2010. 
Administrasjonen har igangsatt arbeid med begge anbudsinnbydelsene i samsvar med 
regelverket for offentlige anskaffelser. 
 
Administrasjonens drøfting: 
I samtalene i administrasjonen har det framkommet den oppfatning at avtale med 
arenaproduksjon i tid bør reduseres til 3 – tre år. Vurderingen som er lagt til grunn er at 



dette er relativt tunge oppdrag som kan synes vel langvarig med fire år. Det kan kanskje 
forhindre at tilbydere melder seg. Samtidig ser vi det slik at vi i framtid kan bringe anbudet 
med arenaproduksjon ”ut av fase” med anbudet for juridisk bistand, idet en fireårsperiode 
synes greit for juridisk bistand. Administrasjonen vil derfor anbefale at engasjement for 
arenaproduksjon gjøres for tre år og juridisk bistand for fire år. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Administrasjonen iverksetter anbudsinnbydelse for arenaproduksjon til 
Landsskytterstevnet og juridisk bistand for DFS høsten 2010. Engasjement av 
arenaproduksjon gjøres for en treårsperiode, juridisk bistand for en fireårsperiode. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 
 

Sak 65/2010 Budsjett for offentlige midler 2011 
 
Administrasjonen la fram noen foreløpige kommentarer til hovedpostene i budsjettet for 
offentlige midler 2011. 
 
Vedtak 

Norges Skytterstyre ga signaler til administrasjonen for videre budsjettarbeid fram mot 
neste møte. 

 
 
 
 

Sak 66/2010 Organisering av NC i 2011 – Ny dato for Skytingens Dag 
 
I sak 83/2009 ble det av Norges Skytterstyre nedsatt et utvalg for å muliggjøre eventuell 
Norgescup på TV med sportslig opplegg for en Norgescup i 2011. Vedtaket ble gjort med 
bakgrunn i ønske om mer TV-tid. Dette i tråd med flere av intensjonene i 
Sponsorrapporten som ble utarbeidet i 2009.  
 
I utvalget var blant annet NRK og Norgescupkomiteen representert. NRK hadde uttrykt et 
ønske om å sende mer seervennlig skyting på TV. Norgescupen var således et attraktivt 
produkt for dem. I sak 44/2010 ble det med bakgrunn i råd fra det nedsatte utvalget, 
vedtatt et sportslig opplegg for gjennomføringen av Norgescupen 2011 i forståelse med 
NRK.  
Etter at vedtaket for 2011 ble fattet, har det kommet svært mange innspill fra skytterne 
om at de ikke ønsker den gjennomføring som vedtatt i sak 44/2010. Norgescuputvalget 
anbefaler på bakgrunn av skytterinnspillene at Norgescupen også i 2011 arrangeres over 
ni stevner på tre helger. NC-utvalget ønsker også noen sportslige endringer, men uansett 
kan det slås fast at ”gamle” opplegget ikke tilfredsstiller NRK sine betingelser for å sende 
fra Norgescupen. 



 
Skyttertinget 2010 vedtok i sak 17, angående Handlingsplan for neste toårsperiode, at det 
skulle arbeides for å tilrettelegge Norgescupstevner for TV (Punkt IV underpunkt h). Ved å 
gå tilbake til en gjennomføring med ni stevner over tre helger, blir det viktig å se på 
eventuelt andre muligheter for TV-konsept sammen med NRK. I tråd med tingvedtaket må 
det derfor søkes å finne konkurranseformer som er sportslig forsvarlige, samtidig som NRK 
finner det som et interessant TV-produkt.   
 
Vedtak 

Vedtak i sak 44/2010 angående Norgescupens gjennomføring for 2011 oppheves. 
 
Det skal i samarbeid med NRK arbeides videre for mer TV-dekning i tillegg til 
Landsskytterstevnet. Administrasjonen gis i oppdrag å kontakte NRK for møte om mulig 
TV-dekning av NC-finalen i 2011. Videre skal det i tillegg til Norgescupen arbeides for 
andre konsept i både bane-, Stang eller felthurtigskyting som kan tilrettelegges for TV. 
 
Norgescupen i 2011 arrangeres over tre helger med tre stevner hver helg. Første helg 
arrangeres 28-29. mai. Andre norgescuphelg arrangeres i Nord-Norge i forkant av 
Landsskytterstevnet i Bodø, mens siste helg arrangeres 27. og 28. august. 
Norgescupkomiteen gis deretter fullmakt til å invitere arrangører til å søke etter den 
turnus de fastsetter. 
 
Som konsekvens av vedtaket flyttes Skytingens Dag for 2011 til 14. august. Helgen 20. og 
21. august avsettes til arrangement av landsdelkretsstevner og samlagsstevner. 

 
 
 
 

Sak 67/2010 Representasjon i Våpenutvalget 
 
Etter at Våpenlovutvalgets representanter fra skytterorganisasjonene (Hans O. Kveli og 
Randulf Tønnessen) var innmeldt til Justisdepartementet, trakk Hans O. Kveli seg fra 
arbeidet i utvalget. Varamedlem for Hans O Kveli, Lucien Dedichen, har til nå møtt i 
utvalget. Dedichen er fra Norges Skytterforbund. 
  
Administrasjonen vil anbefale at DFS aksepterer Lucien Dedichen som representant i 
Våpenlovutvalget, og at DFS stiller med vararepresentant som styret utnevner.  
 
Vedtak 

Norges Skytterstyre vedtar at Midt-Norges representant i Skytterstyret, Heidi Skaug, blir 
DFS representant som varamedlem til Våpenlovutvalget. 

 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 68/2010 Videreføring av prøveordning med Åpen klasse 
 
Norges Skytterstyre vedtok i sak 71/2010 en prøveordning med åpen klasse for 2010. 
Saken ble da forutsatt behandlet som Tingsak på Skyttertinget 2010. Etter vedtak i tinget 
ble denne saken utsatt sammen med sak 6.  
 
Administrasjonens drøfting: 
Formelt sett trengs det nå et nytt vedtak i styret dersom styret ønsker en fortsatt 
prøveordning fram til neste Skytterting, der saken igjen settes på sakslisten for 
Skyttertinget. 
 
Klassene har ikke hatt en omfattende bruk i 2010. Det blir spekulasjoner å vurdere årsaken 
til dette, men kunnskap om at klassen eksisterer er nok en av årsakene. 
Som grunnlag for videre behandling av dette som tingsak i 2011 vil kan hende 
årsmeldingene gi en pekepinn om behovet for klassen.  
Administrasjonen ser ikke noen problemer med videreføring av klassen og fortsatt gi et 
tilbud for de som ikke har andre alternativer. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Ordningen med Åpen klasse videreføres som prøveordning for 2011. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtatt med 6 mot 1 stemme. Vaaje, Tvinnereim, Gjerstad, 
Skaug, Kornbrekke og Ivarrud stemte for administrasjonens forslag, mens Bjerknæs stemte 
i mot. 

 
 
 
 

Sak 69/2010 
Brudd på grunnreglenes bestemmelser vedrørende samlags plikt til å 
følge regelverket i Skytterboka 

 
Grunnreglenes pkt 1.400 Standardlover for skyttersamlagene, § 4-1 og § 4-6 er tydelige på 
at vedtak fattet av høyere ledd enn samlaget skal følges. Fra tid til annen ser vi allikevel 
brudd på gjeldende regler, som oftest på grunn av manglende kunnskap. I noen tilfelle er 
imidlertid fravik fra regelverket faktisk begrunnet med at valgt løsning synes bedre enn 
DFS sentrale regelverk. Et ombudsmøte kan således som eksempel gjøre vedtak om en 
annen praksis enn hva Skyttertinget/Skytterstyret har bestemt.  
 
Administrasjonen ber om signaler for håndtering av slike saker.  
 
Administrasjonens drøfting: 
Det administrasjonen ser for seg av tiltak kan settes opp i kategorier: 

• brudd på regelverk som blir kjent ad omveier, men som ikke har direkte innvirkning 
på resultater fra konkurranser: tiltak: samlag/lag tilskrives av Skytterkontoret hvor 
regelverket som er brutt blir presisert og anmodet fulgt. 

• brudd på regelverk som innvirker på resultater: tiltak: Den som ”taper” på slikt 



brudd bes anke en avgjørelse inn til Norges Skytterstyre dersom dette ikke allerede 
er gjort. Her kan det skje at den som er ”offer” ved et regelbrudd ikke ønsker å lage 
problemer i sitt hjemmemiljø og derfor unnlater å anke saken videre. Dersom 
saken er kjent via andre kanaler skal den da likevel behandles/reageres på fordi 
samlag bryter Grunnreglene/Standardlovene? Administrasjonen mener at dette bør 
gjøres. 

 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Administrasjonen skal umiddelbart påtale brudd på regelverket i DFS til rette 
vedkommende.  Ankesaker fremmet til Skytterkontoret/ Norges Skytterstyre, samt 
samlags manglende oppfølging av Standardlovene, bringes inn for styret.  
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 
 

Sak 70/2010 Høringsnotat til samlagene vedrørende kal. 5.56 
 
I Skyttertingets sak 7/2009 angående eventuell innføring av kaliber 5,56 i DFS, ble det 
vedtatt at saken skulle utsettes, og at samlagenes ombudsmøter senest i 2010 skulle gis 
anledning til å uttale seg. Skytterstyret ble pålagt å utarbeide høringsnotat. 
 
Administrasjonen la på møtet fram forslag til høringsnotat. Norges Skytterstyre 
gjennomgikk denne og kom med sine innspill. 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag til høringsnotat angående en eventuell innføring av kaliber 5,56, 
med Norges Skytterstyres justeringer, sendes samlagene for drøfting på ombudsmøtene. 

 
 
 
 

Sak 71/2010 Evaluering av Landsskytterstevnet – Oppnevning av nyt LS-utvalg 
 
Landsskytterstevnet 2010 inneholdt nye elementer som lagskyting, skyting på åpen skjerm 
i finale klasse 3-5, samt en noe endret tidsplan for finalegjennomføringen. 
Kongelagsskytingen ble for andre år på rad gjennomført på torsdag hvor skytterne skjøt èn 
og èn i puljer på fem. 
 
I 2008 og 2009 ble det såkalte ”LS-utvalget” nedsatt for å evaluere gjennomføringene. 
Begge årene foreslo LS-utvalget tiltak foran neste års LS. Dette for og i størst mulig grad 
forene sportslige forhold, publikumsopplevelsen på arenaen, samt NRK sine føringer for 
gode LS-sendinger. Administrasjonen mener dette også bør gjøres etter årets LS i Elverum.  
 



LS-utvalget bør slik administrasjonen ser det videreføres med de representanter som 
tidligere har deltatt. Dette har vært et samlet Rådgivende utvalg forsterket med 
representant fra NRK, landslagsskytterne, arenaproduksjonen på LS og representant fra 
DFS administrasjon. Ny i utvalget blir lederen i Rådgivende utvalg, Egil Sotnakk, og 
representanten for landslagsskytterne, Pål Øyvind Ørmen.  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre nedsetter LS-utvalget til å gjennomgå og evaluere LS 2010 i forhold til 
finaleavviklingene på LS, herunder eventuell innføring av lagskyting klasse 3-5. Utvalget 
legger fram sin rapport til Skytterstyrets desembermøte.    
 
LS-utvalget består av følgende personer: 
Egil Sotnakk (leder), Gudmund Røsdal, John Melvin Tveiten, (alle Rådgivende utvalg), Ola 
Lunde (NRK), Tor Idar Aune (LS-arenaproduksjon), Pål Øyvind Ørmen (tillitsvalgt 
landslagsskytterne) og Terje Vestvik (DFS administrasjon). 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 
 

Meldingssaker 
 
1. Informasjon om tildeling av midler fra Frifond 
2. Takkebrev vedrørende LS 2010 
3. Informasjon om slitasjetest 5,56 
4. Vandrepokal i lagskyting for Veteraner LS 
5. Mulig ny løpsleverandør 
6. Fornyelse av 5-årsklausul med Sauer  

 
 
 
 
 

Administrative vedtak 

 
 Endring av navn på Molde og Fannestranden skytterlag til Molde skytterlag. 

 



 
DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 

Møte i Norges Skytterstyre 
 

MØTEREFERAT 25. OKTOBER SKYTTERKONTORET 
 
MØTE INNKALT AV Kurt Arne Berglund, Generalsekretær 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER Olav K. Vaaje 

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Olav K. Vaaje, Jarle Tvinnereim, Jan Åge Gjerstad, Heidi 
Skaug, Henning Ivarrud, Janne Kornbrekke og Morten 
Bjerknæs. Karl-Henrik Fossmann fra HV-staben deltok i 
møtet uten stemmerett.  

FRA ADMINISTRASJONEN Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
 
 
 

Sak 72/2010 Møteplan for Norges Skytterstyre i 2011 
 
1. Mandag 21. februar   Oslo 
2. Mandag  21. mars   Oslo 
3. Mandag 2. mai    Oslo 
5. Torsdag 28. juli    Bodø 
6. Mandag 19. September  Oslo 
7.  Søn/Man 23. og 24. oktober  Oslo (varamedlemmer innkalles) 
8. Fre/Søn 9.-11. desember  Oslo 
 
Møtene i Oslo holdes normalt mandag på Skytterkontoret, men administrasjonen vurderer 
saksmengde og innkaller om nødvendig til møtestart søndag.  
 
Høyst sannsynlig kan Skyttertinget 2011 innkalles fredag 29. Juli. Hvis saksmengde skulle 
tilsi at man må begynne Skyttertinget torsdag 28. juli, må styremøte i forbindelse med 
Landsskytterstevnet eventuelt flyttes til onsdag 27. juli.  
 

 
 
 

Sak 73/2010 Hedersbevisning 
 
Hedersbevisning ble besluttet tildelt. Ført i B-protokoll. 
 

 
 
 
 
 
 



Sak 74/2010 Klassesetting for Junior som har skutt i klasse 4 
 
Norges skytterstyre gjorde i møte 26. april 2010 flg. vedtak:  
Juniorskyttere kan selv velge om de vil skyte junior- eller seniorprogram både 15 m, felt- og 
baneskyting. Velger de å skyte seniorprogram, må de delta i klasse 4. De kan også kvalifisere 
seg til finaleomgang, på lik linje med klasse 3-5. Vedtaket gjelder fra og med 1. oktober 2010.  
 
Opprykk etter skutte klassesettende program i klasse 4:  
En skytter som har skutt minst tre klassesettende program på 200/300 m, skal klassesettes 
etter disse ved opprykk til klasse 3-5. Skytteren kan ikke klassesettes under den klassen han er 
kvalifisert til etter resultatene i klasse Junior.”  
 
Administrasjonen foreslår for Norges Skytterstyre flg. tillegg: Juniorskyttere som har skutt 
klassesettende resultater til klasse 5 etter seniorprogrammet, men som neste år ikke 
rykker opp fra junior pga. alder, skal konkurrere i klasse 5 når de velger 
seniorprogrammet. 
 
Administrasjonens drøfting: 
Fram til 1. oktober i år konkurrerte juniorer som ville prøve seg på seniorprogrammet i 
klasse 3. Dette ble av mange konkurrenter oppfattet som urettferdig og en feilplassering 
av skyttere som holdt et vesentlig høyere nivå. Derfor ble reglene endret slik at juniorer 
som nå vil prøve seg blant seniorene heretter må konkurrere i klasse 4. 
   
Spørsmålet er om førsteårs juniorer som konkurrerer i seniorklassene, og som etter 
resultatene kvalifiserer for klasse 5, skal rykke opp neste år når de velger å konkurrere på 
2/300m? Dette er skyttere som har vist de holder nivået til klasse 5, og det er derfor 
rimelig at de rykker opp. Med enda ett års ekstra trening og erfaring vil dette normalt 
være skyttere som fortsetter sin utvikling til et enda høyere nivå, og slik sett er feilplassert 
i klasse 4. Skyttere som frivillig har valgt å starte på sin seniorkarriere må således 
akseptere at de klassesettes ut fra sitt nivå.  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Skytterboka pkt 7.227 gis et tilleggspunkt C  
Pkt 7.227 Opprykk fra klasse junior 
C. Opprykk til senior for juniorer som har skutt klassesettende program i klasse 4:  
En juniorskytter som har skutt minst tre klassesettende program på 200/300 m, skal 
klassesettes etter disse ved opprykk til klasse 3-5. Skytteren skal ikke klassesettes lavere enn 
den klassen vedkommende er kvalifisert til etter resultatene i klasse Junior.  
 
Juniorskyttere som er 16 år eller yngre, med minst tre klassesettende resultater på 
2/300m klassesettes påfølgende sesong slik:  
 

- Skytteren kan fritt velge mellom klasse junior og sin seniorklasse fra stevne til 
stevne.   

- Oppfylles klassekravet til klasse 5 konkurrerer skytteren i klasse 5 på 2/300m. 
- Oppfylles ikke klassekravet til klasse 5 konkurrerer skytteren i klasse 4 på 2/300m. 



Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtatt med 6 mot 1 stemme. Vaaje, Tvinnereim, Gjerstad, 
Kornbrekke, Ivarrud og Skaug stemte for administrasjonens forslag. Bjerknæs stemte 
blankt, da han prinsipielt ønsket saken sendt til behandling i DFSU før beslutning i Norges 
Skytterstyre.  

 
 
 

Sak 75/2010 NM skogsløp i fremtid 
 
Norges Skytterstyre vedtok tidligere i år at normalprogrammet i NM skogsløp med skyting 
skulle integreres i Landsskytterstevnet som en prøveordning for 2010. Løpet ble 
gjennomført etter planlagt modell med 284 påmeldte, som alle deltok på skytedelen. Av 
disse var det 195 deltakere som fullførte løpsdelen. 
 
Sprint og stafett øvelsene ble arrangert i Molde noen uker senere. Sprinten hadde 56 
deltakere. Det er omtrent på nivå med hva som har vært gjennomsnittet på én øvelse de 
fem foregående årene.  
 
DFS/Utvalget for skifelt har ennå ikke hatt møte etter Landsskytterstevnet, og har således 
ikke evaluert årets NM i skogsløp med skyting. Neste møte er 26/11-2010. 
 
Administrasjonens drøfting:  
Det er stor enighet om at normaldistansen, som ble arrangert under Landsskytterstevnet var 
en suksess. Dette skyldes først og fremst at nesten 300 deltakere startet, noe som viser at det 
er interesse blant skyttere til å drive fysisk aktivitet. Det at frafallet på løpsdelen var på nesten 
1/3 var forventet, og det kommer nok til å ligge på det nivået om man ønsker å fortsette med 
denne arrangementsformen i framtiden. Uansett er det grunn til å tro at også den tredjedelen 
som ikke deltok i løpsdelen har trent fysisk i forkant av NM, så NM har nok hatt sin misjon 
også for disse. 
 
Det at man for første gang i NM-historien valgte å ha skyting og løping som to separate deler, 
ble godt mottatt blant folk flest, og det er nok den eneste muligheten vi har om vi ønsker at 
normaldistansen skal integreres i LS. Likevel skal det ikke legges skjul på at flere av våre mest 
rutinerte utøvere mente denne konkurranseformen ikke har noe med skogsløp med skyting å 
gjøre. Det skal imidlertid legges til at disse har forståelse for at det måtte gjøres noen grep for 
å øke deltakerantallet. 
 
Del 2 av NM (sprint og stafett) ble arrangert i Molde samtidig med den avsluttende NC-runden 
i Romsdal. Selv om den totale deltakelsen på 56 er helt greit sammenliknet med tidligere år, 
så er det en kjensgjerning at HV “reddet” det arrangementet med sine 28 deltakere. Av 
seniorer og eldre junior av begge kjønn deltok det til sammen kun 17. 
 
 
 
 



Det er først og fremst to spørsmål som er sentrale når man skal vurdere NM i skogsløp med 
skyting i framtiden: 
 

1. Hva er viktigst for organisasjonen med å ha skogsløp med skyting som en av våre 
disipliner? Er det å ha en konkurranseform som bidrar til at flest mulig av våre 
medlemmer får økt fysisk aktivitet, eller er det aller viktigste å ha en øvelse med høy 
vanskelighetsgrad, og som således kanskje er mer sportslig rettferdig og utfordrende? 
 
I utgangspunktet hadde det selvsagt vært ønskelig å få både i pose og sekk, en 
konkurranseform som både gir sportslige utfordringer for de beste, og samtidig 
engasjerer den store bredden. Dette er vanskelig å få til fullt og helt. Ettersom DFS skal 
være en breddeorganisasjon bør førsteprioriteten være å få flest mulig av våre 
medlemmer til å drive med fysisk aktivitet. I så tilfelle er trolig dagens øvelser ganske 
ideell, med at man har et normalprogram som har høy breddeprofil, og en sprintøvelse 
som gir sportslige utfordringer. 
 

2. Tidsplanen på Landsskytterstevnet er ganske tettpakket. Er det plass til å integrere NM 
i skogsløp på LS, enten delvis eller fullt og helt? 
 
Det er ingen tvil om at NM integrert i Landsskytterstevnet vil gi den største 
deltakelsen. Her er det først og fremst tidsplanen på LS som er den store utfordringen. 
Landsskytterstevnet på Elverum viste at det er fullt mulig å få plass til normaldistansen 
på LS. Det er også mulig å få plass til sprintøvelsen, spesielt når man får elektronikk på 
felten. 

 
Når man har tatt stilling til dette har vi i realiteten fire valg med tanke på NM i fremtiden: 

  
1. NM arrangeres som i 2010, med en del av NM på LS og en utenom.  

Med dette alternativet vil det trolig være fornuftig å legge sprint-øvelsen (og evt. 
stafetten) til et annet tidspunkt enn i det som har vært gjort i år. Et alternativ er å 
legge det inntil Landsskytterstevnet, enten i en av dagene i forkant eller søndagen 
etter. I så fall er det en forutsetning at man finner en arrangør i nær beliggenhet til LS. 
 

2. Både NM i normaldistanse og sprint arrangeres under LS.  
I tillegg til å ha normaldistansen med jaktstart som i år, vil det i teorien være 
muligheter til å avvikle sprintøvelsen under LS. Det kan gjøres enten ved å avvikle en 
åpen konkurranse (for eksempel på avslutningsdagen), eller å bruke ”Hit and Run”-
konkurransen som en kvalifisering for en finale med de beste i hver klasse. Det 
forutsettes da at sprint-øvelsen arrangeres på tradisjonelt vis, med skyting og løping 
samtidig. 
 

3. NM i normaldistanse arrangeres under LS. Øvrige NM-øvelser kuttes ut. 
Årets erfaringer med NM i skogsløp med skyting som en delt løsning var varierte. Den 



delen som gikk på LS hadde bra oppslutning, mens ”Del 2” hadde altfor dårlig. Det å få 
opp deltakerantallet på ”Del 2” kan se ut som en vanskelig oppgave. Ved å kutte ut Del 
2, vil man spare både penger og arbeidsinnsats.  
 

4. Alle NM øvelser legges til ett arrangement utenom LS (som i 2009 og tidligere). 
Det er en kjent sak at flere ønsker seg tilbake til ”gammel form” på både 
normalprogram og NM. Enkelte har også ment at Landsskytterstevnet blir for fullt, selv 
med den modellen som ble utprøvd på Elverum. I så fall er eneste alternativ å gå 
tilbake til å arrangere alle NM øvelsene på en helg utenom LS. 

 
Vedtak 

Norges Skytterstyre ga synspunkter i sak angående framtidig tidspunkt og arrangement av 
NM i skogsløp. Saken oversendes til behandling i DFS/SFU før Norges Skytterstyre tar 
endelig beslutning. 

 
 
 

Sak 76/2010 Fravik fra hovedbegivenheter 
 
Gudbrandsdal skyttersamlag har sendt sak angående å fravike hovedterminlisten for 2010. 
De ønsker å arrangere samlagsmesterskap samme dag som er satt opp som tidspunkt for 
Skytingens Dag. Gudbrandsdal skyttersamlag søker om å få arrangere 
Samlagsmesterskapet søndag 14. august, og de vil stå fritt til å arrangere Skytingens Dag 
når det måtte passe ellers i sesongen. 
 
Gudbrandsdal søker om dette pga at de ser det som umulig å kun benytte bare lørdag til 
samlagsstevne. Når reinsjakta starter 20.august kolliderer den med den sentralt oppsatte 
dato for samlagsstevne søndag 21. august. 
 
Spørsmålet blir om søknaden skal innvilges, og om så gjøres, skal Gudbrandsdal pålegges å 
sette av en annen dag i terminlista for Skytingens Dag. Hvis man anbefaler å innvilge 
søknad om å arrangere Samlagsmesterskapet, mener administrasjonen at skytterlagene i 
Gudbrandsdal fritt må kunne velge dato for Skytingens Dag i 2011. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Gudbrandsdal skyttersamlag gis tillatelse til å fravike fra hovedterminlisten for 2011. De 
gis i den forbindelse anledning til å benytte søndag 14. august til å avholde 
samlagsmesterskap i baneskyting. 
 
Jan Åge Gjerstad foreslo følgende tillegg til administrasjonens forslag: 
Gudbrandsdal skyttersamlag må terminfeste en annen dag for avholdelse av Skytingens 
Dag i 2011. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag med Gjerstad sitt tilleggsforslag vedtas. 



 
Sak 77/2010 Ny Norgescupkomité  
 
I ”Retningslinjer for Norgescup” framkommer det at komiteen for cupen skal bestå av tre 
medlemmer, to fra Skytterkontoret og en representant for de aktive. Salgssjef Klas Erik 
Lindstad har vært leder av NC-komiteen siden 2001, og ønsker nå avløsning i vervet.  
 
Ungdomskonsulent Nils Erik Lundon foreslås av administrasjonens til ny representant i NC-
komiteen. Han har sagt seg villig og interessert i å være med i dette arbeid. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norgescupkomiteen for 2011 består av følgende: 
 
Tor Laugen, Nils Erik Lundon og Knut Bråthen. Etter gjeldende regelverk konstituerer de 
seg selv og velger ny leder for NC-komiteen. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 

Sak 78/2010 Budsjettforslag for offentlige midler 2011 
 
Vedtak 

Norges Skytterstyre tar fremlagte forslag til budsjett for offentlige midler for 2011 til 
etterretning. Resultatet av drøftingene i Norges Skytterstyre innarbeides i endelig 
budsjettforslag for offentlige midler for 2011 som blir lagt fram til Norges Skytterstyres 
møte i desember 2010. 

 
 
 

Sak 79/2010 Endring av turnus for regionalt seminar 
 
Aktivitetsplanen for DFS for perioden 2011 – 2012 slår fast at DFS sin utdanning i perioden 
skal opprettholdes i samme omfang og kvalitet som forrige periode. Regionalt seminar er i 
denne sammenheng det viktigste tilbudet organisasjonen gir om etterutdanning og 
oppfølging til de mest sentrale tillitsvalgte i samlagene. Seminarene ble opprinnelig 
arrangert landsdelsvis, men fra 2004 ble landsdelene Sør – og Vestlandet slått sammen til 
ett seminar. Videre er turnus for seminarene slik at det arrangeres to hvert år, hhv første 
helgen i februar og november, noe som vil si at det er en to års syklus mellom hver gang 
landsdelen er samlet.   
 
I opplæringssammenheng er erfaringsutveksling linjert og på tvers av 
organisasjonsleddene en meget sentral del av seminarene. I tillegg utnyttes samlingene til 
å føre mer eller mindre formelle politiske drøftinger, samt at landsdelene normalt 
benytter anledningen når den først er samlet til å gjennomføre interne drøftinger. 
Viktigheten av seminarene ansees å være høy – dette underbygges av deltakernes 



gjennomgående positive tilbakemeldinger.  
 
Administrasjonens drøfting: 
Det er viktig ikke å gå seg fast i et bestemt konsept, men i stedet hele tiden se etter 
muligheter for økt kvalitet og bedre effektivitet, herunder også muligheter for 
kostnadsbesparende tiltak. I den sammenheng kommer Skytterkontoret opp med et 
forslag til videreutvikling av RS konseptet. Hovedtrekkene i forslaget er slik:  
 

- Landsdelene Nord Norge og Midt Norge slås sammen til ett seminar. 
- Alle seminar gjennomføres om høsten med Midt Norge/Nord Norge det ene året og 

Østlandet og Sør-/Vestlandet året etter.  
- Det året det er to seminar gjennomføres de hhv. første og andre helgen i 

november. 
 
Administrasjonens hovedbegrunnelser for endringene er disse: 

- Seminarer om høsten gir større muligheter for å benytte de forestående ombudsmøter 
til å informere nedover i organisasjonen om tema og saker drøftet ved RS.  

- Et tidspunkt om høsten vil også være mer gunstig ut fra at det er mellom sesonger, 
selv om innendørssesongen mange steder er godt i gang.  

- Gir muligheter for å benytte samlingen til å koordinere terminlister på tvers av samlag 
og kretser.  

- Ved å slå sammen Nord Norge og Midt Norge får man et bredere grunnlag for 
erfaringsutveksling. 

- Man unngår dagens uheldig situasjon der enkelte deltakere på kurs for nyvalgte møter 
til RS allerede helgen etter, der mye av innholdet kan være det samme.  

- Totalt sett gir den skisserte løsning en effektivisering for kontorets medarbeidere. 
Belastning reduseres, selv om det hvert andre år blir to kurshelger på hverandre. 
Fordelen er samtidig at det meste av forberedelsene er felles for de påfølgende 
seminarer.  

- En fordeling med RS for Nord Norge og Midt Norge det ene året, og de øvrige 
landsdeler det andre året, gir en relativt lik kostnad fra år til år – noe som forenkler det 
årlige budsjettarbeidet.  

 
Samlet sett er det lite å hente økonomisk. Reduserte overtidskostnader for Skytterkontorets 
medarbeidere antas å bli utjevnet med noe økte reisekostnader. Man ser her for seg at RS for 
Midt Norge og Nord Norge normalt legges til Værnes/Stjørdal.   
 
Innfasingen foreslås gjennomført ved at RS for Midt Norge og Nord Norge arrangeres høsten 
2011, og for Sør- og Vestlandet, samt Østlandet høsten 2012. Dette gir den konsekvens at det 
blir et tre års intervall for Østlandet. Om dette anses å være for lenge, må det for 2011 
bevilges ytterligere 140 000 kr for å dekke antatte kostnader ved et eventuelt RS for Østlandet 
landsdel. De budsjettmessige plantall for de enkelte seminarer er slik:  
 

- Nord Norge og Midt Norge landsdeler (19 samlag) 200 000kr + 170 000 = 370 000kr 
- Sør- og Vestlandet landsdeler (13 samlag) 200 000kr 
- Østlandet landsdel (16 samlag) 140 000kr 

 
 
 



Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
For 2011 gjennomføres et felles regionalt seminar for Nord Norge og Midt Norge 
landsdeler første helgen i november. I 2012 arrangeres regional samling for Sør- og 
Vestlandet landsdeler første helgen i november, mens Østlandet landsdel gjennomfører 
sin samling den påfølgende helg.  Denne rekkefølge og dette tidspunkt er retningsgivende 
for framtidige to års turnuser.  
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 

Sak 80/2010 Gjesteprogram for LS 2011 
 
Vedtak 

Norges Skytterstyre drøftet struktur for gjestehåndtering foran LS 2011. Administrasjonen 
fremmer på bakgrunn av drøftelsene forslag til endelig gjesteliste med program i 
februarmøte 2011. 

 
 
 

Sak 81/2010 Utlysing av stilling som Generalsekretær 
 
Generalsekretæren har meddelt styret at han ønsker å gå av med pensjon medio 2011. 
Styret drøftet forslag til tekst i stillingsutlysning. 
 
Vedtak 
Norges Skytterstyre vedtar å utlyse stillingen som ny generalsekretær i DFS med 
søknadsfrist 1. februar 2011.  

 
 
 

Meldingssaker 
 
1. Tertialregnskap pr. 31/8 2010 

2. Momskompensasjon for 2009 

3. Informasjon fra IT-avdelingen om ”Prosjekt grasrot” 

4. Informasjon om DFS driftsstøtte fra Forsvarsdepartementet i framtid 

 
 



 
DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 

Møte i Norges Skytterstyre 
 

MØTEREFERAT 11.-12. DESEMBER HOLMENKOLLEN PARK 
HOTELL 

 
MØTE INNKALT AV Kurt Arne Berglund, Generalsekretær 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER Olav K. Vaaje  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 
Olav K. Vaaje, Jarle Tvinnereim, Jan Åge Gjerstad, Heidi 
Skaug, Henning Ivarrud, Janne Kornbrekke, Morten 
Bjerknæs og Kristin Lund. 

FRA ADMINISTRASJONEN Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik, samt Tor Laugen i 
sak 90/2010 

 
 
 

Sak 82/2010 Skytterboka LS 2011, samt campingavgift 
 
Arrangørene i Bodø har søkt om godkjenning av pris på skyteboka og campingavgift til 
Landsskytterstevnet 2011. 
 
Administrasjonens drøfting: 
Ved tildeling av mesterskapet står det at det ikke kan påregnes økning i 
arrangementsavgiften ut over generell prisstigning. Administrasjonen er enig med Bodø 
sin søknad om at arrangementsavgiften som tilfaller arrangøren bør økes med 10 kroner 
for seniorklassene og 5 kroner for rekrutteringsklassene. Konsumprisindeksen er på ca. 2 
% de siste 12 måneder. Økningen utgjør ca 2,5 % for seniorklassene og i underkant av 2 % 
for rekrutteringsklassene. 
 
Brødrene Lohne A/S har gjort en prisøkning på standardbegrene til 2011 med ca 5 %. Det 
er en stor økning i sølvprisene som gjør at prisene går opp mer enn konsumprisindeksen. 
Tilbudet gjør det nødvendig å heve premieinnskuddet på baneskyting med 5 kroner, mens 
det trengs 10 kroner økning på feltskytingsbegrene. Stang- og felthurtigbegrene økes med 
5 kroner, mens premieinnskuddet for minneskyting holdes uendret.       
I henhold til notat angående kostnader arenaproduksjon, foreslår administrasjonen en 
ytterligere økning på 30 kroner for skyteboka. Dette slik at skytterne blir belastet en liten 
andel av kostnader for arenaproduksjon. Den totale prisstigning for seniorklassene fra 
2010 blir på kroner 65, som utgjør ca. 7 %. For rekrutteringsklassene, unntatt junior, blir 
økningen på kroner 50, som utgjør ca. 8 %. For junior blir økningen 60 kroner, som utgjør 
7,5 %.  
 
Elverum skytterlag ble belastet 200 000 kroner for arenaproduksjonen. Med nytt pristilbud 
foreslår administrasjonen at beløpet heves til 300 000 kroner som delfinansiering av 
arenaproduksjonen. LS 2011 får som kompensasjon at de fritt kan profilere sine sponsorer 
på storskjerm.      



 
For deltakere i klasse AG3/HK 416 anbefaler administrasjonen at vedtaket som ble gjort i 
sak 27/2007 opprettholdes ved at de ikke betaler arrangementsavgift. Når det gjelder de 
øvrige satser i skyteboka foreslås disse uendret fra 2010.  
 
Arrangørene har også søkt om pris på campingavgift på 1100 kroner pr. campingvogn og 
700 kroner for telt. Det er de samme priser som i 2010. Det tilbys strøm, til en pris på 400 
kroner der dette kan leveres, også i samsvar med årets priser på Elverum.  
Administrasjonen drøfter også muligheter for endrede påmeldingsrutiner for senere LS. 
Muligheter for individuell påmelding gjøres mulig med det nye nettsystemet hvor 
skytterne får unike ID-nummer. Her bør en se til arrangement som eksempelvis 
Birkebeineren. Et mer fleksibelt påmeldingssystem kan bidra til en større påmelding til LS, 
og det er viktig at DFS tilbyr teknologiske løsninger som gjør påmeldingen enklere for både 
skyttere og arrangører.  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre vedtar følgende satser for skyteboka 2011.  
 
    KL. 1-5, AG3/HK416, V55, V65, V73  Jr/ER/Rekr. 
 
Arrangement   kr 455  (ikke AG3/HK416)   kr 320 
Premieinnskudd bane kr 170      kr 170 
Premieinnskudd felt  kr 175       kr 175 
Premieinnskudd Stang kr   85      kr   (85) Jr. 
Premieinnskudd felth. kr   85      kr   (85) Jr. 
Premieinnskudd minnesk. kr   25      kr   25    
Sum skytebok   kr 995      kr 690 (860) Jr. 
 

Ved påmelding  kr 455      kr 320 
Ved innløsning av Sk.bok kr 540      kr 370 (540) Jr. 
 
Deltakere i klasse AG3/HK416 betaler ikke arrangementsavgift på LS. 
 
DFS betaler kompensasjon tilsvarende arrangementsavgiften til arrangør av LS 2011 for 
deltakerne i klasse AG3 som kun deltar i mil NM. 
 
Premieinnskudd for ikke skutte øvelser refunderes fra arrangøren til skytterlagene som et 
ordinært premieoppgjør etter landsskytterstevnets slutt.  
 
Ved etteranmelding til ca. tre uker før stevnestart betales et tilleggsgebyr på kroner 600 
for seniorklassene og kroner 200 for rekrutteringsklassene. Etteranmeldingsgebyret 
tilfaller DFS. 
 
Kompensasjon for gavepremier fra DFS:     kr 80 
 
Kompensasjon til DFS for ikke innløste skytebøker: Senior/Veteran kr 85 
               Rekruttklassene kr 50 
 
 



Skytterkontoret produserer og trykker deltakeravis med troféoversikt som kompenseres 
fra arrangør til DFS med kr 10 per påmeldte deltaker.  
 
DFS har ansvar for arenaproduksjon med tilhørende storskjerm. Arrangøren betaler DFS et 
fast beløp på kr 300 000, som delkompensasjon for arenaproduksjonen. I tillegg skal DFS 
kompenseres med kr 30 per påmeldte skytter for denne tjenesten. Arrangøren gis rett til å 
profilere sine sponsorer på storskjerm gratis, og således opphører vedtak i sak 60/2003 
om at disse inntekter skulle deles 50/50 mellom DFS og arrangør. 
 
Campingavgiften på Landsskytterstevnet 2011 settes til kr 1100 for campingvogn og kr 700 
for telt. Pris på strøm for campingvogn eller telt blir satt til kr 400. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 

Sak 83/2010 Regelverk for politiattest 
 
Skyttertinget 2010 vedtok å innføre obligatorisk politiattest i DFS.  
 
I vedtaket ble det ikke sagt når dette skulle innføres, og heller ikke noe reglement for 
ordningen. 
 
Dette er en sak som har fått mye oppmerksomhet i DFS. Noen skytterlag og samlag har 
allerede begynt å samle inn politiattester fra sine tillitsvalgte. Dette selvfølgelig med gode 
intensjoner, og et ønske om å følge opp vedtak. 
 
Det er derfor av største viktighet at det blir vedtatt et reglement for hvordan dette skal 
behandles i DFS. Når det gjelder et pålegg om hvem som kan avkreves en slik attest ligger 
det noen begrensinger i strafferegistreringsforskriften § 12 nr.4 p. 
 
Det er blant annet ikke anledning til å vedta i et styre at alle som sitter i ungdomsutvalget 
skal ha politiattest, og være ferdig med det. 
 
Det er en forutseting i loven at det skal være personer som skal utføre oppgaver for 
skytterlaget/samlaget som innebærer et tillits- eller ansvarsforhold overfor mindreårige 
eller mennesker med utviklingshemming. Det er heller ikke enhver kontakt med 
mindreårige / mennesker med utviklingshemming som gir anledning til å avkreve 
politiattest. At personen har befatning med barn er ikke tilstrekkelig. Oppgaven må 
innebære et tillits- eller ansvarsforhold. Med dette menes normalt at; 
 

- oppgaven vil gi eller sette personen i en posisjon i forhold til mindreårige, 
mennesker med utviklingshemming som muliggjør overgrep, og at 
oppgaven vil gi eller sette personen i en slik posisjon over noe tid, enten 
sammenhengende eller flere ganger med jevne mellomrom. 
 

Når det så blir vedtatt et regelverk vil det allikevel ta sin tid før dette er på plass i alle 



skytterlag. Det vil ta tid for skytterlagene å sette ordningen i drift, og det vil ta sin tid å få 
innhentet nødvendige attester fra politiet. 
 
Det vil muligens være den beste løsningen å vedta et reglement så fort som mulig, men 
kanskje gi litt tid på få alt på plass. 
 
Det er også en del veiledningsmateriell som må produseres av administrasjonen. 
 
Vedtak 

Skytterlagene og samlagene pålegges å innhente politiattester for sitt skytterlag innen den 
1. juli 2011. Skytterkontoret utarbeider retningslinjer med veiledning til skytterlagene 
innen 1. februar 2011. Spørsmål om skytterlagene har innført ordning med politiattest, 
føres inn i skytterlagenes årsmelding for 2011. 

 
 
 

Sak 84/2010 Regelverk for antall deltakere i Stangfinalen på LS 
 
Stangfinalen ble første gang gjennomført som en prøvefinale på LS i 1993. Fra 1994 er 
vinneren av Stangskytingen kåret i denne finalen. Dagens regelverk beskriver at det skal 
være mellom 10 til 15 finalister. Det er i denne sammenheng ingen konkretisering av 
regelverket vedrørende om rangering skal benyttes i fbm. likt antall treff. Derfor hersker 
det hvert år tvil rundt finalegrensen, noe som skaper usikkerhet for skyttere, publikum og 
speaker. 
 
Administrasjonens drøfting:  
Administrasjonen ønsker en konkretisering av reglene for kvalifisering til Stangfinalen for å 
gjøre dette mer forutsigbart. Det er i tillegg ønskelig med mest mulig likhet mellom Stang 
og felthurtig mht. maksimalt antall finalister. Samtidig er det ikke ønskelig å øke antallet 
finalister vesentlig, da dette vil kreve enda mer tid til gjennomføring. 
 
Det kommer stadig opp ideer til forbedringer av Stangfinalen. Blant annet hevder flere at 
det bare bør være de aller beste etter hold 1 som skyter finaleholdet. Dette anbefales ikke 
fordi det vil kreve regler for hvem som skal skyte hold 2, det vil kunne favorisere enten 
AG3 eller Sauer ut fra vanskelighetsgraden på hold 1. 
 
Administrasjonen foreslår at det skal være minimum 10 og maksimum 16 finalister, og så 
tett opp til 16 som mulig. Det benyttes rangering ved likt antall treff på innledende 
skyting, der den går foran som har flest treff på langholdet. Eksempelvis om det er 19 
skyttere med 23 treff, men etter rangering på langholdet er det et skille etter nr. 16 – da 
blir det 16 finalister. Tilsvarende eksempel, men det er nå tre skyttere likt på plass nr. 15 – 
da blir det 14 finalister. I det ekstreme tilfellet at det ikke er mulig å skille nr. 10 – 16 
avgjør Norges Skytterstyre finalegrensen. 
 
Ved å øke antallet finalister fra 15 til 16 vil det være aktuelt å skyte første holdet i 4 puljer. 
Dette kun i de tilfeller det er maksimale 16 finalister, ellers skytes det i tre puljer slik som i 
dag. Dette forutsetter at det fortsatt benyttes 5 skiver på første holdet. Ved å låse antallet 
slik som foreslått vil man miste noe av muligheten til å balansere antallet skyttere mellom 
AG3 og Sauer, men dette bør ikke skje som en enkelt vurdering fra gang til gang. Er det slik 



at man skal ha et minimum av de forskjellige våpen i finalen kan det i så fall nedfelles i en 
nedre grense. Eksempelvis minimum 4 våpen av hver AG3/repetervåpen. Dette anbefales 
imidlertid ikke fordi det vil oppfattes som kvotering og forbigåelse av bedre kvalifiserte 
skyttere 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Skytterboka punkt 11.226 Stangskyting gis denne tekst: 
 

1) Det arrangeres egen finale for de 10 til 16 beste skytterne etter innledende skyting. 
Det benyttes rangering ved likt antall treff på innledende skyting, der den går foran 
som har flest treff på langholdet. Eksempelvis om det er 19 skyttere med 23 treff, 
men etter rangering på langholdet er det et skille etter nr. 16 – da blir det 16 
finalister. Tilsvarende eksempel, men det er nå tre skyttere likt på plass nr. 15 – da 
blir det 14 finalister. 
 

2) Finaleskytingen gjennomføres iht. instruksverk for Landsskytterstevnet.  
 

3) Vinner av finalen tildeles oberst Stangs minnemedalje, samt aksje i vandrepokal. 
Alle deltakere i finalen tildeles finalebeger i sølv. 

 
 
Vedtak 

Skytterboka punkt 11.226 Stangskyting gis denne tekst: 
 

1) Det arrangeres egen finale for de 16 beste skytterne etter innledende skyting. Det 
benyttes rangering ved likt antall treff på innledende skyting, der den går foran 
som har flest treff på langholdet. Ved fortsatt likhet arrangeres omskyting. 
 

2) Finaleskytingen gjennomføres iht. instruksverk for Landsskytterstevnet.  
 

3) Vinner av finalen tildeles oberst Stangs minnemedalje, samt aksje i vandrepokal. 
Alle deltakere i finalen tildeles finalebeger i sølv. 

 
 
 

Sak 85/2010 Representasjon for Norges Skytterstyre 
 

1. NM i skifeltskyting - 9.-10. April - Haltdalen 
Janne Kornbrekke, Henning Ivarrud  
 

2. Kurs for nye tillitsvalgte i samlagene - 5.-6. Februar - Oslo 
Olav K. Vaaje, Morten Bjerknæs 
 

3. Nordisk Formannsmøte i Norge – 2.-3. april - Oslo 
Olav K. Vaaje, Gen.sekr  
 

4. LS 2011 - 28. juli-6. august - Bodø  
Hele styret 



 
5. Nordisk mesterskap i bane-, felt-, og felthurtigskyting -  1.-4.september - Danmark 

President DFS, lagleder Jan Å. Gjerstad, representant DFSU 
 

6. Norgescupavslutning - Skytterlagene Lånke, Selbu og Hegra/Skjelstadmark/Stjørdal 
- 26.-28. august, Midt-Norge 
Heidi Skaug 
 

7. Regionalt seminar - Nord-Norge/Midt-Norge - 5.-6. November - Stjørdal 
Henning Ivarrud, Heidi Skaug 

 
Styremedlemmer representerer DFS ved møter i Landsdeler/landsdelskretser/samlag etter 
kunngjøring på et foregående styremøte. Reiser utover dette må avklares kostnadsmessig 
med presidenten. 

 
 
 

Sak 86/2010 Tingsak: Turnus for Landsskytterstevnet i framtid 
 
Ett av grunnlagene for saksbehandlingen i 2002 var daværende, kjente LS arrangørers 
mening om frekvens for arrangementet hos vedkommende potensielle søker. Med unntak 
av Elverum og Bodø var den gang alle øvrige av den oppfatning at det var nødvendig med 
ti års mellomrom. Konklusjonen på dette ble den gang at man beholdt en tiårssyklus. 
Samtidig ble det også fastslått rullering innen fem landsdeler.   
 
Det ble også formalisert i vedtaket at ”andre søkere står fritt til å søke om arrangementet 
når Landsskytterstevnet skal foregå i søkerens landsdel”.  
 
Gjeldende turnus løper ut i 2015. Ved Skyttertinget i 2011 må derfor turnus/ordning 
fastlegges siden søker for 2016 må levere søknad innen 1.februar 2012. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre har startet drøftingene vedrørende ny turnus for Landsskytterstevnet 
for perioden 2016 – 2025, og har gitt føringer for videre saksbehandling. Administrasjonen 
skal undersøke potensielle arrangørers interesse for å være med i ny turnus, og eventuelt 
hvor ofte. Svar fra arrangører må også inneholde uttalelse om interesse/støtte fra 
politiske myndigheter, kommune og fylke, samt hoteller og næringsliv i området. 
 
Saken behandles videre på neste styremøte og legges fram for Skyttertinget 2011. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 
 
 



Sak 87/2010 Regelverk for vindvimpler 
 
Dagens reglement i Skytterboka for vindvimpler er slik: 
 
Pkt. 8.119 Vindvimpler 
Vindvimpler på 100, 200 og 300 m er påbudt for lands- og landsdelskretsstevner i 
baneskyting. Vimplene skal være godt synlige. 
 
Norges Skytterstyre gjorde i sak 27/2010 flg. vedtak: 
 

1) Det skal være godt synlig vindvimpler på alle åpne stevner. 
 

2) Administrasjonen pålegges å utarbeide nytt punkt 8.119 hvor dette skal beskrives. 
 
Administrasjonens drøfting: 
DFS bedriver en utendørsidrett der det å mestre varierende ytre forhold er en del av 
betingelsene. I den varme årstiden er det sjelden helt like vindforhold gjennom en hel dag 
med baneskyting. Det er i dagens regelverk ikke noe krav til arrangører av åpne 
banestevner om å benytte vindvimpler, men dette bør så langt som mulig innføres. 
Grunnen til at man ikke kan være helt konsekvent på dette området er at det finnes baner 
med terreng som er utfordrende i denne sammenheng. Moderne baner med 
frambygg/støyvegger gir også den utfordringen at skytteren har bare et smalt synsfelt i 
skyteretningen, et synsfelt som endres med hvor man er på standplass. Det kan derfor 
være aktuelt med relativt mange vimpler for alle skal gis like konkurranseforhold. 
 
Normalt er det under skyting nesten umulig å observere endringer i vinden uten vimpler. 
Resultatnivået er i dag så høyt at det kreves nærmest optimal skyting for å hevde seg helt i 
toppen. Dermed reduseres mulighetene til å hevde seg for skyttere som konkurrerer 
under vanskeligere forhold. Endringer i vindforholdene må vi leve med så lenge vi bedriver 
en utendørsidrett, men det er sportslig sett ingen grunn til ikke å tilrettelegge med 
vindvimpler slik at skytterne har rimelige muligheter for å registrere endringer i 
vindretning og styrke. Et krav om vindvimpler vil på den måten utjevne en del av 
ulempene med å skyte under vanskeligere forhold. 
 
Magne Landrø leverer i dag vindvimpler til DFS, NSF og NSSF til en pris av ca 350 kr pr stk. 
Et pålegg om bruk av vimpler vil dermed gi noen investerings- og vedlikeholdskostnader 
for skytterlagene. Derfor bør reglementet utformes slik at skytterlagene selv kan lage sine 
egne vimpler, men dette må da skje innen gitte spesifikasjoner. Om DFS fastsetter andre 
mål på sine vimpler enn de som i dag allerede finnes vil dette kunne produseres av 
eksempelvis Landrø. Det er viktig med standardiserte vimpler slik at det er 
gjenkjennbarhet, og at skytterne på den måten kan lære seg å ”lese” vimpelutslagene. Det 
Internasjonale Skytterforbundet benytter en standard vimpel for skyting på 2/300 m. 
Denne er 20 cm bred og 75 cm lang, produsert i bomull eller polyester med en egenvekt 
på ca 150 gr/m2. For DFS synes det greit å benytte den samme standard. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Skytterboka gis denne tekst: 
 



Pkt. 8.119 Vindvimpler. 
a)  På baneskyting i DFS skal det være godt synlige vindvimpler på samlagsstevner og 

åpne stevner. 

b) Ved NC-stevner, Landsskytterstevnet og landsdelskretsstevner er det påbudt med 
 godt synlige vindvimpler på disse avstander: 
 

- 100 m skyteavstand: Vimpler på 50 og 100 m 
- 200 m skyteavstand: Vimpler på 100 og 200 m 
- 300 m skyteavstand: Vimpler på 100, 200 og 300 m 

c) Arrangører av samlagsstevner og åpne stevner oppfordres i størst mulig 
 grad til å følge reglene i pkt. b. 
 
d) Alminnelige regler for plassering og utforming: 
 

- Vimplene plasseres slik at alle skyttere fra standplass kan se minst en vimpel på 
hver fastsatt vimpelavstand.  

- Vimpelduken monteres til en roterende vimpelstang. 
- På skytebanen plasseres vimplene ut i skyteretningen enten til side for fløyskivene i 

kulebanehøyde, eller mellom standplass og skivene, ca 2 m under kulebanen. 
- Vimplene skal ikke være i veien for kulebanen eller siktebildet.  
- Størrelsen på vimplene skal være ca 200 x 750 med mer. De skal være i hvitt stoff 

av bomull eller polyester med en egenvekt på ca 150 gr/m2. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas med følgende tilleggspunkt: 
 
e) Der hvor ovennevnte plassering av vindvimpler ikke kan følges på grunn av terrengets 

beskaffenhet, kan arrangør finne praktiske løsninger.  
 
 
 

Sak 88/2010 Antidopingarbeidet i DFS 
 
Antidoping Norge har nå gjennomført sitt første år med dopingkontroller i DFS. 
Administrasjonen har hatt et evalueringsmøte med Antidoping Norge, og begge parter er 
godt fornøyd med gjennomføringen i 2010. Det ble avlagt til sammen 22 prøver på 3 
stevner. Alle hadde negativt innhold av stoffer på dopinglista til WADA.  
 
Administrasjonen la i møtet fram planer for antidopingarbeidet i 2011 med 
budsjettmessige konsekvenser. 
 
Vedtak 

Norges Skytterstyre ga føringer for antallet dopingkontroller som skal foretas i DFS for 
sesongen 2011. Antallet ført i B-protokoll. 

 
 
 



Sak 89/2010 Søknad fra Lillehammer om støtte til erverv av grunn til skytebane 
 
Lillehammer skytterlag har etter en offentlig prosess på 1990 tallet lagt ned sin skytebane. 
I denne forbindelse mottok laget en erstatning for tapet av banen. Erstatningen ble 
estimert i forhold til kostnader for etablering av nytt anlegg med tilsvarende fasiliteter 
som på den nedlagte banen. Laget er nå kommet så langt i en prosess med etablering av 
ny skytebane at de har planer klare for bygging. Det arbeides for tiden med å sikre 
rettighetene til banegrunnen. For endelig avklaring før byggestart innebærer dette sikring 
av veirett samt erverv av grunn.  
 
Laget har levert søknad til DFS for inntil 50 % av kostnadene på et beløp til grunnkjøp på kr 
1 850 000,-. Maksimalt bidragsbeløp er således kr 925 000,-. 
Skytterlaget har undersøkt mulighetene for ytterligere finansiering via 
samarbeidspartnere og offentlige instanser. Så langt det har vært mulig å fremskaffe, har 
denne typen dokumentasjon blitt oversendt til anleggsavdelingen. Laget har ikke klart å 
finne investorer som vil delta i prosjektet foruten at et fremtidig anlegg for motorsport har 
signalisert at de i fremtiden vil være med på å dele på utgifter til adkomst (vei) og strøm. 
 
Drøfting: 
Den etablerte ordningen med tilskudd til kjøp av grunn for skytterlagene er begrunnet 
med at en grunneier til et skyteanlegg rettighetsmessig stiller sterkere enn en 
kontraktsfestet leietaker. Således er det i interessen til DFS som organisasjon å stimulere 
skytterlagene til grunnerverv. De tilfellene vi snakker om medfører relativt høye 
utbetalinger fra organisasjonen. Organisasjonens utfordring i forhold til dette er å vurdere 
tildeling av bidrag opp mot midler til rådighet. 
 
Lillehammer skytterlag har som nevnt mottatt erstatning for tap av sin rettighet til bane. 
Erstatningen skal teoretisk sett innebære at nyetablering skal være mulig innenfor den 
rammen som er satt. Praktisk sett er imidlertid saken noe annerledes i henhold til 
opplysninger gitt av Lillehammer skytterlag. Laget fikk sin erstatning på 1997 og i 
mellomtiden har de jobbet med å finne et egnet område for bane. Det har tatt lang tid og i 
mellomtiden har byggekostnadene økt betraktelig.  
 
Laget opplyser at nyetableringen ikke omfatter utvidelse av fasilitetstilbudet i forhold til 
hva de tidligere hadde. Erstatningen de fikk tildelt omfattet heller ikke et så høyt 
ervervsbeløp som nå har blitt en realitet. For Lillehammer skytterlag innebærer ervervet 
av grunn en nødvendighet for i det hele tatt å finne et egnet sted for skytebane. 
Alternativet synes å være at ingen bane kan etableres.  
 
For DFS ligger det en prinsipiell vurdering i om et skytterlag kan motta støtte til for 
eksempel grunnerverv to ganger. Når laget har fått erstatning kan de da motta ytterligere 
støtte til kjøp av grunn? Svaret på dette er formentlig nei fordi det er lovfestet at bidrag 
fra staten ikke kan overstige 50 % av kostnader. En erstatning innebærer således en 
kompensasjon for tapt rettighet og et lag som søker bidrag kan derved ikke godtgjøre 
reelle utgifter til ervervet, avhengig av hvilken fortolkning man legger til grunn. Dette kan 
gjøre at man prinsipielt ikke har rett til bidrag dersom ny bane bygges eller erverv av 
grunn kan skje innenfor rammen av erstatningen. 
 
For DFS er den nåværende økonomiske situasjonen vedrørende utbetalinger til kjøp av 



grunn, at det for tiden er en større pågang av denne type søknader enn normalt.  Det kan 
vanskelig forsvares å tildele et enkelt lag støtte i en størrelse som mer eller mindre legger 
beslag på hele budsjettildelingen de nærmeste årene. 
Tidligere har tildeling av bidrag til sammenlignbare prosjekter vært avmålt i forhold til 
både budsjett og andre faktorer og det kan være naturlig også å gjøre det i tilfellet for 
Lillehammer skytterlag. 
 
Konklusjon: 
Lillehammer skytterlag har gjennom sine redegjørelser åpenbart at utgiftene til etablering 
av nytt anlegg overstiger den tildelte erstatningen, og at utgiftene til grunnerverv er 
vesentlig høyere enn erstatningen tok høyde for. Det burde av denne grunn ikke være noe 
hinder i at laget mottar bidrag fordi det er snakk om reelle kostnader utover 
erstatningsrammen og bidraget vil sannsynligvis ikke overstige 50 % av ekstrakostnadene, 
selv med full utbetaling.  
 
Viktigheten av å etablere en bane til Lillehammer er heller ikke bestridt. 
 
Imidlertid kan det vanskelig forsvares at Lillehammer skytterlag mottar en vesentlig del av 
alle midler DFS rår over til erverv av grunn, de nærmeste årene. Dette vil gå ut over andre 
skytterlag som har minst like viktige grunner til å motta støtte. Lillehammer har også rett 
til andre bidrag fra DFS. For eksempel banebidrag til nybygg på kr 200 000,-. Summen av 
alle bidrag vil også med full utbetaling være i nærheten av de høyeste 
bidragsutbetalingene lag har mottatt fra DFS, om ikke den høyeste. Dette harmonerer 
dårlig med at Lillehammer allerede har fått erstatning. 
 
Det vil være naturlig at en eventuell tildeling til Lillehammer avmåles i forhold til 
faktorene som er drøftet og at bidraget deles opp i rater over flere år. Økonomiavdelingen 
har foreslått en betalingsplan over tre år med første utbetaling i januar 2012. 
Betalingsplanen vil da kunne samkjøres og fordeles mellom andre søknader som er 
kommet inn. En slik løsning synes å være akseptabel selv om fremtidige søknader kan 
risikere utsatte utbetalinger. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Lillehammer skytterlag gis tilsagn på bidrag på kr 462 500,- (25 %) til erverv av grunn.  
Beløpet utbetales i henhold til økonomiavdelingens forslag til betalingsplan når tinglyst 
skjøte og dokumentasjon for oppgjør foreligger. 
 
 
Vedtak 

Lillehammer skytterlag gis tilsagn på bidrag på kr 462 500,- (25 %) til erverv av grunn.  
Beløpet utbetales over 3 år. 

 
 
 
 
 
 
 



Sak 90/2010 Budsjett for offentlige midler 2011 
 

     UTGIFTER 
 

Budsjett 2011 Budsjett 2010 Endring 

     11 Administrasjon 
 

10 822 000 10 178 000 644 000 

     12 Arrangementer 
    12a Landsskytterstevnet 
 

1 865 000 2 335 000 -470 000 
12b Nordisk Mesterskap 

 
360 000 330 000 30 000 

12c Norgescup baneskyting 
 

75 000 75 000 0 
12d NM skifelt og skogsløp 

 
75 000 65 000 10 000 

Sum post 12 
 

2 375 000 2 805 000 -430 000 

     13 Medaljer og premier 
 

525 000 600 000 -75 000 

     14 Driftstilskudd til lavere organisasjonsledd 2 444 000 2 604 000 -160 000 

     15 Bidrag baner osv 
    15a Ordinære anleggsmidler 
 

4 615 000 4 040 000 575 000 
15b Bidrag fra miljøpakka 

 
5 000 000 5 000 000 0 

Sum post 15 
 

9 615 000 9 040 000 575 000 

     16 Utdanning 
 

1 425 000 1 558 000 -133 000 

     17 Rekruttering 
 

1 334 000 1 500 000 -166 000 

     18 Felt- og skifeltskyting 
    18a Feltskyting 
 

372 000 371 000 1 000 
18b Skifeltskyting 

 
235 000 235 000 0 

Sum post 18 
 

607 000 606 000 1 000 
 
 

    19 Ammunisjonsbidrag 
 

2 570 000 2 640 000 -70 000 

     20 Markedsføring 
 

709 000 840 000 -131 000 

     Post 21 Nytt økonomisystem, 
    webportal og webshop 
 

100 000 200 000 -100 000 

     
     Sum utgifter 

 
32 526 000 32 571 000 -45 000 

     Tilskudd fra FD 
 

31 200 000 31 237 000 -37 000 
Andre tilskudd 

 
875 000 650 000 225 000 

Overføringer fra tidligere år 
 

451 000 684 000 -233 000 
Sum  

 
32 526 000 32 571 000 -45 000 

     I tillegg besluttes å bruke kr 310 000 av private midler slik: 
HOVEDPOST Budsjett 2011 Budsjett 2010 Endring 
13 Medaljer, diplomer og premier 60 000 328 000 -268 000 
17 Rekruttering 250 000 200 000 50 000 
Sum 310 000 528 000 -218 000 



Bruk av private midler på post 17 tas fra egenkapital med lovpålagte restriksjoner 
(rekrutteringsfremmende tiltak), mens bruk av private midler på post 13 tas fra fri 
egenkapital 

 
 
 

Sak 91/2010 Nordisk Mesterskap 2012 
 
I hht nordisk aktivitetskalender og innarbeidde rutiner er Norge vertsnasjon for Nordisk 
mesterskap i bane-, felt- og felthurtigskyting 2012. 
 
Vi har på vår side rullert arrangementet på de fem landsdelene som nyttes for rullering av 
LS. I 2012 står Sørlandet for tur. 
 
Anmodning om hjelp til å finne arrangør er stilet til samlagene i Sørlandet landsdel. Så 
langt er det kun Gjesdal skytterlag som har tilkjennegitt interesse for arrangementet. Det 
foreligger nå en formell søknad om dette fra skytterlaget. Rogaland skyttersamlag har 
også tilkjennegitt støtte til Gjesdal dersom laget blir tildelt arrangementet.  
 
Landsdelen og samlagene i landsdelen ble tilskrevet 17.mars i år med svarfrist 1.sept. 
Innen den dato var det som nevnt kun Rogaland m/Gjesdal som ga en muntlig positiv 
tilbakemelding. 
 
I 1997 arrangerte Klepp og Gjesdal et godt Nordisk mesterskap med baneskyting på 
Vatnebanen og felt i Gjesdal. Gjesdal har nå planer om baneskytingen på egen arena, samt 
felthurtig der hvor LS skjøt øvelsen i 2004. Laget har flere mulige alternativer til selve 
feltskytingen. 
 
Tiden går fort og det er nødvendig at laget nå setter fokus på arrangementet. 
Forutsetningene er gitt i skrivet til samlagene, slik at for å spare tid bør Administrasjonen 
gis fullmakt til tildeling, forutsatt at arrangøren kan framskaffe sine forutsetninger med 
det første og at søkeren har lest og godtatt DFS sine forutsetninger for arrangementet. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Administrasjonen gis fullmakt til å velge arrangør for Nordisk mesterskap 2012. Det 
forutsettes at arrangør tydeliggjør de økonomiske forutsetninger for arrangementet.  
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 

Sak 92/2010 Regelverk for hedersbevisninger 
 
Saken utsatt 

 
 



Sak 93/2010 Forslag om endring av regelverket for Den norske skyttermedalje 
 
I sak 3/2010 angående endringer i premieringssystemet, ble det vedtatt at medaljene til 
Den norske Skyttermedalje skulle gjøres uekte. Visepresident Jarle Tvinnereim fremmet da 
forslag om å nedlegge skytingen om Den norske Skyttermedalje, men forslaget fikk ikke 
tilslutning. Tvinnereim ba likevel administrasjonen om at det ble fremmet konkret sak 
angående den såkalte ”organisasjonsmedaljen” på et senere møte. 
 
Administrasjonens drøfting:   
Skyting om Den norske Skyttermedalje har lang tradisjon i DFS, og har utvilsomt vært en 
suksess når det gjelder å få med skyttere til å delta utenom eget skytterlag. Etter hvert 
som stevnetilbudet har blitt mye større, og Nationens landskyting er blitt lagt ned, ser vi 
likevel av statistikken at deltakerantallet har vært nedadgående. I 2010 har 1127 skyttere 
deltatt på organisasjonsmedaljen, ca. halvparten av antallet i 1994. 
 
Mange har påpekt at medaljen med diplom som fås når man oppnår 
organisasjonsmedaljen i sølv eller gylt, er noe av det fineste man kan få som DFS-skytter. 
Dette er også en prestasjon mange skyttere kan oppnå, i hvert fall kravet til sølvmedaljen. 
Kommer man til et skytterhjem henger ofte akkurat disse diplomene opphengt. 
 
I alt annet stevnetilbud har nok likevel skytingen om organisasjonsmedaljen blitt noe 
glemt av skyttere og samlag. Noen samlag arrangerer imidlertid skyting om noe mer i 
forbindelse med skytingen, eks. kretsmesterskap el., og har derfor gode tradisjoner for et 
godt deltakerantall. Men av statistikken ser vi også samlag med svært få deltakere, langt 
mindre enn hva man har på eksempelvis samlagsstevnet. 
 
Administrasjonen mener at skytingen om organisasjonsmedaljen bør beholdes. Det er 
ingen god grunn til å nedlegge skytingen, da den fortsatt er et godt tilbud for de skyttere 
som ønsker å delta. Vi har hatt fokus på denne skytingen på regionale seminarer den 
senere tid, og det er utvilsomt tiltak samlagene selv kan gjøre for å øke interessen for eget 
arrangement. På den annen side ser ikke administrasjonen det som svært bekymringsfullt 
at deltakerantallet på akkurat denne skytingen går ned. Stevneaktiviteten er meget stor på 
andre arrangement, og det viktigste for DFS er et godt stevnetilbud med mange deltakere. 
      
DFS budsjetterer i 2011 med 60 000 kroner for medaljer og stjerner til 
organisasjonsmedaljen. Administrasjonen mener at denne utgiften kan overføres til det 
enkelte samlag, hvor det vil utgjøre ca. 1200 kroner årlig i gjennomsnitt. Dette i tråd med 
intensjonen om et nedtrekk i kostnadene på premiebudsjettet for DFS sentralt.  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Skyting om Den norske Skyttermedalje opprettholdes. Utgifter til organisasjonsskytingens 
medaljer og stjerner fjernes fra DFS sentrale budsjett og belastes samlagene fra og med 
2011. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas med følgende tillegg: 
 



For å øke interessen om Den norske Skyttermedalje, bes administrasjonen om å foreta en 
gjennomgang av dagens reglement. Sak med eventuelle regelendringer fremmes i et 
senere møte. 

 
 
 

Sak 94/2010 
Forslag om endring av mesterskapsprogram – bane – tid for prøveskudd 
før finale 

 
Det vises til LS- utvalgets rapport hvor det foreslås å redusere tid for prøveskudd før 
mesterskapsomgang på 200/300m til 1 1/2 min(90 sek). Administrasjonen finner det riktig 
å ta dette forslaget fra LS- utvalget fram nå før regelverksendringer for 2011 settes på 
trykk. 
 
Administrasjonens drøfting: 
Den gang det ble laget tillegg til regelverket – en tilpassing til elektroniske skiver – ble det 
et godtatt prinsipp at all prøveskyting skulle inneholde fritt antall prøveskudd med 
skytetid 3 min på åpen skjerm.  
 
Skytetiden 3 min var i hovedsak begrunnet av enkelhet ved at alle prøveskudd, ved 
oppstart program, før grunnlag og før mesterskapsomgang, skulle være likt gjennomført. 
Alle vurderte vel relativt umiddelbart at tiden før omgang ville være veldig romslig, men 
enkelheten fikk gjennomslag. 
 
Erfaringen ved særlig åpne stevner med fortløpende omgang er at 3 min er for lang tid og 
man blir ofte liggende og ”vente på klokka”. 
 
Når nå LS – utvalget foreslår endring her ligger en del av begrunnelsen også i effektiv 
gjennomføring for publikum på arena og seere på TV.   
 
Dersom det åpnes for en endring på denne skytetid vil administrasjonen anbefale enkelhet 
som prinsipp ved at skytetiden avrundes til helt minutt. 
 
Med bakgrunn i observasjoner, særlig ved åpne stevner, er det administrasjonens erfaring 
at en skytetid på 1 min vil være tilstrekkelig for denne prøveskytingen. Mange skyttere 
venter med prøveskudd til nettopp det siste minutt for å hvile og samtidig skyte 
prøveskuddene nærmest mulig perioden for tellende skudd.   
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Skytetid for et fritt antall prøveskudd foran mesterskapsomgang på 200/300 m endres til 1 
minutt. Skytterbokas tabell 11.110 endres tilsvarende.  
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 



Sak 95/2010 Ansettelse av ny generalsekretær - valg av utvalg for ansettelse. 
 
Norges Skytterstyre nedsetter et utvalg for ansettelse av ny generalsekretær i DFS 
bestående av følgende: 
 
Henning Ivarrud (leder), Heidi Skaug og Kristin Lund. 
 
Utvalget skal gjennomgå søknader, foreta intervjuer og legge fram innstilling for Norges 
Skytterstyre innen 21.mars 2011. 

 
 
 

Sak 96/2010 Medaljer i uoffisielle klasser i skifelt og skogsløp med skyting 
 
I sak 81/2008 vedtok Norges Skytterstyre at saken om statusendring i ungdomsklassene i 
NM skifelt og NM skogsløp med skyting skulle utsettes til etter Skyttertinget i 2009. 
  
DFS/SFU ønsker nå på ny å ta opp saken, spesielt med bakgrunn i meget god deltakelse på 
NM skifelt på Rand og ikke minst NM i skogsløp med skyting på Landsskytterstevnet. 
 
Drøfting:  
Ungdomsklassene i skifelt og skogsløp med skyting har ikke hatt status som offisielle 
klasser i NM. Riktignok hadde klasse yngre junior (tilsvarende klasse junior i forhold til 
alder) offisiell status fram til nytt, revidert regelverk ble gjeldene fra 2007, men da deltok 
denne klassen på grovfelt. Det er noe uvisst hvorfor disse klassene ikke har hatt offisiell 
NM-status, men det antas at lav deltakelse har vært den viktigste grunnen. Deltakelsen i 
ungdomsklassene har fram til og med 2009 ligget på mellom 4 og 25 deltakere pr øvelse. 
Men med NM i skogsløp med skyting på LS, har det vært en veldig positiv utvikling i 
deltakelsen. Til sammen deltok 105 ungdomsskyttere i NM på LS. Eldre rekrutt gutter var 
den ungdomsklassen med best deltakelse. Her deltok 38 utøvere. Eldre rekrutt jenter var 
klassen med dårligst deltakelse; 9. Det er grunn til å tro at deltakelsen i NM i skogsløp med 
skyting vil fortsatt være bra så lenge NM blir arrangert som en del av Landsskytterstevnet. 
Under NM i skifelt på Rand deltok til sammen 14 utøvere i ungdomsklassene på hver av de 
to øvelsene.  
 
Verken ungdomsklassene eller veteranklassene har medaljer i NM i skifelt og NM i 
skogsløp med skyting. Etter premieseremonien på Elverum kom det en rekke 
henvendelser fra foreldre og utøvere på hvorfor det var slik. Enkelte var oppriktig skuffet 
over at de kun fikk overrakt blomster.  
 
I sak 81/2008 foreslo SFU at det skulle innføres Raufoss- og Ungdomsmedaljer i 
rekrutteringsklassene i skifelt og skogsløp. Det kan imidlertid synes mer fornuftig å dele ut 
skifelt og skogsløp-medaljer, lik de seniorene får. På denne måten vil man også favne 
veteranklassene, som heller ikke har medaljer i dag. Pris på “uekte” medaljer er ganske lik, 
enten det er ungdomsmedaljer eller skifelt/skogsløp-medaljer. Prisen ligger på ca 170 
kroner pr stk, produsert i Norge. Dersom det blir fullt belegg i alle klasser med både gutter 
og jenter/menn og damer, vil vi trenge 30 nye medaljer for hver øvelse, noe som gir en 
ekstrakostnad på ca 5100 kroner pr øvelse. På kort sikt er det lite sannsynlig at man får 
med minst tre utøvere i alle klasser (veteran damer), men hadde dette vært innført for 



2010, ville det ha kostet ca 12 000 kroner for de ”nye” klassene. Det er imidlertid 
sannsynlig at prisene kan presses ytterligere ned om man produserer medaljer i et større 
opplag i utlandet. 
 
Skifeltutvalget har på nytt behandlet denne saken i sitt novembermøte. De er samstemte 
om at det aller viktigste i denne saken er å gi ungdomsklassene offisiell NM-status. Dette 
først og fremst i håp om å få opp rekrutteringen til sporten, samt deltakelsen i NM. SFU 
ønsker seg også medaljer i alle offisielle klasser, men dette er underordnet statusen. Om 
det er Raufoss-/Ungdomsmedaljer eller skifelt-/skogsløpmedaljer er ikke så viktig, men de 
mener det trolig er enklest og best å innføre skifelt-/skogsløpmedaljer. 
Administrasjonen er enig i at ungdomsklassene bør få offisiell status i NM. Til tross for at 
deltakelsen i disse klassene til tider har vært veldig dårlig, så har ofte kvaliteten på de som 
har deltatt vært meget god. Offisiell NM-status vil trolig også slå positivt ut på deltakelsen 
i NM, selv om det nok ikke vil gi de store utslagene. 
 
Når det gjelder medaljer, så mener administrasjonen at det absolutt er på sin plass med 
medaljer når deltakelsen blir såpass stor som på LS i 2010. Totalt sett er det imidlertid en 
såpass stor kostnad, at man er nødt til å sjekke muligheter for å redusere kostnadene 
dersom det skal kunne forsvares med medaljer i alle offisielle klasser. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Klasse rekrutt, eldre rekrutt og junior gjøres til offisielle klasser i NM skifelt og NM skogsløp 
med skyting fra og med 2011. Skytterbokas Vedlegg 1, § 1.0, endres. Klasse rekrutt, eldre 
rekrutt, junior, V55 og V65 premieres med medaljer lik seniorer og eldre junior i 
Norgesmesterskap i skifelt og skogsløp med skyting. Skytterbokas § 12.311 endres tilsvarende. 

 

 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 

Sak 97/2010 Regelverk for bruk av Adlerauge  
 
Adlerauge er en linse som monteres i forsikte med den effekt at den forstørrer sikteblinken. 
Eksempelvis så forstørrer en 0,5 linse blinken en halv gang!  
 
Forslag om å tillate Adlerauge i DFS er fremmet gjennom Vestfold skyttersamlag høsten 2008.  
Forslaget ble opprinnelig fremmet som en generell tillatelse. Norges Skytterstyre har drøftet 
forslaget to ganger tidligere med følgende gjeldende vedtak:   
 
Det innhentes ekspertuttalelser fra flere hold slik at fakta rundt mulig misbruk og uønskede 
effekter ved bruk av Adlerauge blir belyst fra faghold. Videre gjøres det en vurdering rundt 
eventuelle fordeler i avstandsbedømming i feltskyting. Dette skal foreligge slik at Norges 
Skytterstyre kan behandle forslaget om å åpne opp for fri bruk av Adlerauge endelig høsten 
2010.  
 



Veteranskyttere gis f.o.m. 2010 permanent tillatelse til å bruke Adlerauge. 
Skytterboka gis i den sammenheng flg. tillegg:  
 
6.127 Adlerauge 
Adlerauge i fast forstørrelse tillates brukt i klassene V55, V65 og V73.  
 
Det foreligger også tilbakemeldinger fra skyttere som indikerer at det er behov for en 
presisering av regelverket.  I tillegg er det mottatt søknad om godkjenning av 
beskyttelsesutstyr til Adlerauge fra Engbo Innovasjon A/S.  
 
Drøfting:  
Det er i oppfølgingen av Skytterstyrets vedtak fra 2009 innhentet faglige vurderinger fra flg. 
sakkyndige: 

- Jan Brekke - mye brukte optiker i skyttermiljøet med lang erfaring. Er selv skytter. 
- Roar Kongsjorden - toppskytter med relevant utdanning innen optikk. 
- Arve Vassli - skytter, optiker med jobb innen rehabilitering av 

synshemmede/spesialoptikk. 
 
De sakkyndige er mht. saken stilt fem spørsmål som de har besvart slik (utdrag – godkjent av 
den enkelte): 
 

a) Bør det være en øvre grense forstørrelsesgrense? 
Brekke: 0,3. 
Kongsjorden: 0,3 og 0,5 bør være det som godkjennes. 
Vassli: Ikke noe poeng, mister skarphet på blinken med økt forstørrelse. 

 
b) Vil Adlerauge kunne misbrukes i kombinasjon med briller etc? Hvor stor er sjansen? 

Brekke: Er kritisk til fastmontert optikk på eller i diopteret. Gir muligheter for misbruk. 
Kongsjorden: Sjansen vil være liten, men en eller annen form for misbruk (utover 
intensjonen) vil være fullt mulig. 
Vassli: Alliert med en kreativ optiker er det fullt mulig. Fastmontert optikk på eller i 
baksiktet øker muligheten for å lage kikkerteffekt. 

 
c) Vil det å tillate Adlerauge utjevne synsforskjeller skyttere imellom, eller vil de som 

ser godt bruke hjelpemidlet til å se enda bedre?  
Brekke: Begge deler. 
Kongsjorden: Å innføre Adlerauge vil kunne utjevne noe av forskjellene, men denne 
effekten vil trolig være marginal - forutsatt fullt korrigerte synsfeil. 
Vassli: De fleste ser godt nok til å skyte, forutsatt riktig brillekorreksjon for de som 
trenger det. Adlerauge vil ikke erstatte brillebehovet. 

 
d) Vil Adlerauge gi fordeler i avstandsbedømmelse i felt? 

Brekke: Ja. 
Kongsjorden: Ja. 
Vassli: Ja. 

 
e) Hva er ditt politiske syn i saken? 

Brekke: Adlerauge tillates for alle skyttere f.o.m. 55 år, uansett klasse. 
Kongsjorden: Magefølelsen er at man bør være kritisk til en generell tillatelse. Er 
spesielt kritisk til innføring av dette i V55 - siden denne klassen også konkurrerer i felt 



på like vilkår som klasse 2-5. Ser ingen slike problemer med innføring i klasse V65/V73. 
Vassli: Adlerauge bør fortsatt tillates i kl V65 og V73. Tillates ikke i kl V55 pga ulike 
konkurransebetingelser i felt. 

 
Geværutvalget ved Hans Kristian Wear, Jens Pettersen og Magne Landrø er konsultert og har 
gitt individuelle tilbakemeldinger. 
 
De sakkyndige er enige om at Adlerauge gir fordeler i forbindelse med avstandsbedømning i 
felt. Dette fordi siktebildet forstørres, noe som vil være særlig gunstig ved bruk av 
målemetoden. Samtidig er det lite trolig at de beste feltskytterne i klasse V55 tar sjansen på å 
benytte Adlerauge med de utfordringer en slik linse medfører brukt under åpen himmel. 
Dette også selv om beskyttelse tillates brukt. Fordelene med Adlerauge i feltskyting vurderes 
totalt sett som rimelig marginale, og V55 skyttere bør derfor gis anledning til å benytte dette 
hjelpemidlet fortsatt.  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
6.127 Adlerauge 
Adlerauge med fast styrke i 0,3 og 0,5 tillates brukt i klassene V55, V65, V73 og Åpen klasse. 
Det er ikke tillatt å montere flere linser på hverandre.  
 
Generalsekretæren gis myndighet til å prototypegodkjenne en forsiktebeskyttelse for skyttere 
som benytter Adlerauge. Etter godkjenning gis reglementet dette tillegg: 
 
Pkt 7.127 Adlerauge (avsnitt to) 
I feltskyting har skyttere som benytter Adlerauge tillatelse til å benytte typegodkjent 
forsiktebeskyttelse produsert av Engbo Innovasjon AS. 
 
 
Vedtak 

6.127 Adlerauge 
Adlerauge med fast styrke i 0,3 og 0,5 tillates brukt i klassene V55, V65, V73 og Åpen 
klasse. Det er ikke tillatt å montere flere linser på hverandre. Skyttere i klasse V55 som 
benytter Adlerauge på hovedskyting i feltskyting, kan ikke kvalifisere seg til finale for 
klasse 2-5 i de offisielle mesterskapene, samlagsstevne, landsdelskretsstevne og 
landsskytterstevnet. 
 
Generalsekretæren gis myndighet til å prototypegodkjenne en forsiktebeskyttelse for skyttere 
som benytter Adlerauge. Etter godkjenning gis reglementet dette tillegg: 
 
Pkt 7.127 Adlerauge (avsnitt to) 
I feltskyting har skyttere som benytter Adlerauge tillatelse til å benytte typegodkjent 
forsiktebeskyttelse produsert av Engbo Innovasjon AS. 

 
 
 
 
 
 



Sak 98/2010 Forslag om endringer i skytetider for rekrutteringsklassene i finfelt 
 
Prosjekt ”Flere unge i feltløypa” er nå avsluttet. 
 
I 2010 ble det gjennomført 4 finfeltstevner med utprøving av noen forskjellige elementer 
som DFSU ønsket å få prøvd. Dette var å få se skivene sine, å skyte på dobbelthold, å ha 
varierte skytetider, elektronikk og noe variert sammensetning av figurer. 
 
Drøfting i DFSU: 
Storfjord, Fitjar, Stranda/Sykkylven og Flesberg/Rollag & Veggli arrangerte 4 meget gode 
feltstevner i løpet av sommeren 2010. De innehold flere momenter DFSU ønsket å få 
utprøvd. Disse var bruk av kikkert, elektroniske skiver, å få skivene til standplass, å kunne 
gå om skivene, dobbelthold, varierte skytetider og figursammensetninger.  
 
Ut fra svarene som er gitt viser de svært positive svar til forsøkene. Av det kan vi tolke 
dette som om at dette er endringer som er positive, og ønskelige. Det argumentet som 
allikevel bør veie tungt er at disse endringene oppfattes som positive for de som skyter 
finfelt. I og med at nesten alle tingene som ble utprøvd var positive må vi se nærmere på 
hvilke endringer i regelverket som eventuelt setter hindringer for å gjøre slike feltstevner. 
 
Når det gjelder å se skivene sine er det ikke noe begrensing i reglementet i dag. Det vil da 
mer være et informasjonsbehov. Når det gjelder dobbelthold er det heller ingen 
begrensning.  
 
De to tingene som ble utprøvd som det ikke er åpning for i reglementet i dag er kikkert og 
varierte skytetider. Svarene vi fikk angående bruk av kikkert var ikke så entydige som det 
var til varierte skyttertider. 
 
Å åpne for bruk av kikkert vil også være et økonomisk spørsmål, så selv om det var veldig 
stor positivisme til å kunne få se skivene sine, bør vi vurdere nærmere dette før det 
eventuelt skal tillates. 
 
Skytetider derimot bør være et tiltak som bør kunne innføres umiddelbart. I dag er regelen 
for skytetid på finfelt 2 minutter pr. 6-skuddsserie med magasin, og 3 minutter for 
enkeltskuddsvåpen for rekrutteringsklassene. For V65 og V73 er det opp til arrangørene, 
på lik linje med grovfelt. 
 
DFSU ønsker ikke at arrangørene skal lage opplegg som skremmer, eller gjør det ”umulig” 
å skyte med kvalitet, men å gi åpning for å kunne variere opplegget noe. 
 
Når det gjelder klasse Aspirant, som skal være ei nybegynnerklasse, bør skyttertiden forbli 
som i dag. 
 
Administrasjonenes drøfting: 
Administrasjonen deler DFSU sitt syn i denne saken.  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges skytterstyre endrer fra 1/1-2011 skytetidene for klassene Rekrutt, Eldre Rekrutt og 



Junior i finfelt til å være opp til arrangøren. Enkeltskuddsvåpen skal ha et minutt lengre 
skytetid. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 

Sak 99/2010 Nye figurer til LS-felt 
 
Skytterboka 9.312 Feltfigurer - 100 m: 
 
Figurer for feltopplegg på 100 meter for rekruttklassene og veteraner 65 og 73 har en 
abstrakt utforming. Figurene er svarte, med et innertreff som er lik figuren i fasong og som 
utgjør 40 % av figurens størrelse i bredde og høyde. Feltfigurene skal ha en 2 cm sort 
siktekant rundt hele figuren, samt at de skal ha en 2 cm bred hvit ytterkant. Eksakte 
tegninger av figurene forefinnes på Skytterkontoret. 
 
Feltfigurene som brukes på LS har lik ytre størrelse som beskrevet i skytterboka 9.312, 
men treffsonen er minsket med 1 cm rundt det hele. Dvs at siktekanten er 3 cm istedenfor 
2 cm. Innertreffet er det samme. 
 
Drøfting: 
De senere år har det vært en god del omskytinger i finfeltfinalene, og ser på grunn av 
dette på hvilke figurer som kan/bør brukes til finalefigur. 
 
Feltfigurene som brukes på LS har et redusert treff, mens innertreffet er beholdt uendret. 
Om regelen som gjelder på alle feltfigurene ellers, nemlig at 40 % av figurens størrelse i 
bredde og høyde hadde vært gjort gjeldene for LS figurene også ville innertreffet bli så 
mye redusert at vi med ganske stor sikkerhet hadde skilt finaleskytterne enklere. 
 
Slik det er i dag har for eksempel sirkelen en diameter på 11 cm. Noe som gjør innertreffet 
til 4,4cm. LS figuren har en diameter på 9 cm, og innertreffet er fortsatt 4,4 cm. Om vi 
tenker oss et innertreff på 40 % av treffsonen på LS figuren også vil den da bli 3.6 cm. 
 
Ser vi på hjulet som ble brukt på LS i år ville innertreffet bli redusert fra 3,2 cm til 2,4 cm.  
Dette ville rimeligvis minske antall omskytinger. 
 
Vedtak i DFSU: 
DFSU anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
 
Feltfigurene som brukes på finfelt på landskytterstevnet lages i tråd med prinsippet om at 
innertreffet skal være 40 % av figurens størrelse i bredde og høyde. Disse nye figurene skal 
benyttes på landskytterstevnet fra 2011 
 
Administrasjonens drøfting: 
Administrasjonen deler DFSU sitt syn i saken. 
 



Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Feltfigurene som brukes på finfelt på Landsskytterstevnet lages i tråd med prinsippet om 
at innertreffet skal være 40 % av figurens størrelse i bredde og høyde. Disse nye figurene 
skal benyttes på Landsskytterstevnet fra og med 2011. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 

Sak 100/2010 Utvidelse av klasse Aspirant 
 
DFSU vedtok i sak 14/2010 å sette ned en gruppe som skulle lage en spørring til 
samlagene. Spørringen sitt mål skulle være å få råd angående hvilken holdning DFSU skal 
ha angående klasse aspirant, aldersspennet i klassen eller eventuelt ingen 
aldersbegrensing. 
 
Saken ble lagt ut til spørring i samlagene. Det var til sammen 9 samlag som svarte på 
spørringen. 
 
Drøfting: 
Klasse Aspirant ble opprettet som en lavterskelklasse. Klassen skulle være en billig 
mulighet for en nybegynner å kunne starte med skyting, og å kunne få være med litt ute 
på stevner utenfor lagsplan.  
 
Når klassen ble innført var det for skyttere i alderen 10-15 år, som måtte skyte med reim 
og uten skytterjakke. De skulle ikke rangeres og alle skulle få lik premie.  
Etter innføringen av klassen har det stadig blitt forandringer i reglementet. Først ble det 
valgfritt om de ville bruke støtte eller reim.  
 
Så lenge det var ei klasse for rekruttering som ingen skulle rangeres ville ikke dette 
medføre noe konkurransefortrinn i forhold til premiering av klassen. Og de som var de 
aller ferskeste i skyttermiljøet kunne få en mulighet til å bli med ut i samlagene, og 
samtidlig få kjenne på stevnesituasjonen.  
 
Videre ble det fra 2010 lov å skyte med skytterjakke i klassen. Argumentene her var noe av 
de samme, nemlig å få en bedre mestringsfølelse før de eventuelt startet i en annen 
klasse.  
 
Så har både DFSU og enkelte som har henvendt seg til Skytterkontoret stilt spørsmål ved 
hva vi har å tilby en som har lyst til å begynne med skyting i alderen 16 eller 17 år.  
 
Pr. i dag har han to valg. Enten begynner han i klasse junior, med da både liggende og 
knestående skyting. Eller så kan han begynne i klasse 1, da på 200/300 meter og grovfelt. 
Noe som også kan innebære at han må skyte grovkalibret ammunisjon.  
 
DFSU ønsket å ta tak i problemstillingen, og laget en spørring til samlagene.  



 
Samlagene ble spurt følgende spørsmål:  

1. Er det ønskelig at aspirantklassen ikke er aldersbestemt? Hvorfor? / hvorfor ikke?  
2. Ser en rekrutteringsmuligheter ved å endre klassen? Hvorfor? / hvorfor ikke? 
3. Vil klassen være miljøskapende for skytesporten? Hvorfor? / hvorfor ikke?  
4. Er det ønskelig med lik premiering i klassen? Hvorfor? / hvorfor ikke?  
5. Bør deltagelse i klassen begrenses til f.eks. 3år? Hvorfor? / hvorfor ikke? 

 
Svarene var ikke helt entydige, men fellestrekkene var at et stort flertall så det som en fin 
løsning å øke aldersgrensen i klassen, slik at vi kan gi et tilbud for nybegynnere i alderen 
16 og 17 år uten at de må skyte med 6,5 mm eller knestående. 
 
DFSU ønsker fortsatt å se på løsninger rundt rekrutteringsklassen også sett i sammenheng 
med klasse 1, men mener at det vil være en enkel løsning på kort sikt å gi et tilbud for 16-
og 17-åringene på 100 meter uten knestående skyting i klasse Aspirant. 
 
Vedtak i DFSU: 
DFSU anmoder Norges Skytterstyre om å vedta følgende forslag: 
Klasse Aspirant utvides til å gjelde fra 10 til og med 17 år. 
Vedtaket gjøres gjeldene fra 1/1-2011 
 
Administrasjonens drøfting: 
Administrasjonen deler DFSU sitt syn i saken. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Klasse aspirant utvides til å gjelde skyttere opp til og med 17 år. Vedtaket gjøres gjeldende 
fra 1/1-2011. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 
       

Meldingssaker 
 
1. LS-utvalgets rapport 

2. Evaluering av regionalt seminar 

3. Budsjettsituasjonen for offentlige midler per 30/11 

4. Diverse reglementsforslag i framtid 
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Sak 01/2011 Tingsak: Dopingreglementet i DFS 
 
DFSU fremmet i sak 04/2010 spørsmålet om rekrutteringsklassene skal unntas fra 
dopingreglementet i DFS, på linje med klasse 1, 2, V55, V65 og V73. 
 
DFSU anmodet Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for Skyttertinget: 
Skytterboka 15.200 § 2 forandres til: 
 
”Dersom betablokkere er foreskrevet av lege, gjelder ikke forbudet ved konkurranser som 
bare er åpne for ett skytterlags medlemmer og ikke for noen som skyter i klasse Aspirant, 
Rekrutt, eldre Rekrutt, Junior, klasse 1 og 2 eller veteranklassene V55, V65 og V73” 
 
Bakgrunnen for DFSU sitt forslag var at Skytterkontoret hadde mottatt henvendelser fra 
foreldre der barna deres må bruke betablokkere på grunn av blant annet hjerteklaffeil og 
lignende. 
 
Administrasjonen fremmet overfor Norges Skytterstyre i sak 6/2010 et forslag hvor 
aspirant, rekrutt og eldre rekrutt ble unntatt dopingreglene, men hvor dopingreglene 
skulle gjelde for juniorklassen. Norges Skytterstyres flertall var enig med administrasjonen 
og fremmet dette forslaget for Skyttertinget 2010. 
 
Under skyttertingsbehandlingen av sak 6/2010, ble saken utsatt. Begrunnelsen var ikke en 
diskusjon om dopingreglementet skulle gjelde for rekrutteringsklassene, men om 
dopingreglementet skulle omfatte alle stevner utenom lagsplan. Bakgrunnen var en nylig 
innført regel i Norges Skytterforbund om at dopingreglementet der kun skulle gjelde på 
NM.  
 
Drøfting 
Administrasjonen har ikke endret syn på denne saken i forhold til hvilke 



rekrutteringsklasser dopingreglementet skal gjelde for. Saksutredningen som ble benyttet 
i fjor blir dermed stående tilnærmet uendret.  
 
Administrasjonen har hatt møte med Norges Skytterforbund for å høre deres begrunnelse 
for at dopingreglementet bare gjelder på NM-nivå. De begrunner dette med at de vil være 
inkluderende på lavere konkurransenivå, og slik at spesielt veteraner kan delta uten å bli 
hindret ved nødvendig bruk av betablokkere.  
 
Administrasjonen mener DFS sin løsning med en eventuell innføring av Åpen klasse og 
fritak for veteranklassene er bedre. Dette fordi våre stevner på samlagsplan og 
landsdelsnivå har stor prestisje. Det å tillate betablokkere i alle klasser vil etter 
administrasjonens syn være negativt og ødeleggende for disse prestisjefylte stevnene.  
Administrasjonen ser det uheldige i at skyttere i rekrutteringsklassene som pga sykdom 
må benytte betablokkere, blir utestengt fra skyting i DFS. Administrasjonen er enig i at 
skyttere i klasse aspirant, rekrutt og eldre rekrutt kan unntas dopingreglementet, men er 
uenig med DFSU i at det er riktig å ta med juniorklassen.  
 
Begrunnelsen for ovenstående syn er at klasse junior i motsetning til klasse 
aspirant/rekrutt/eldre rekrutt skyter i knestående stilling. Det er grunn til å anta at 
betablokkere lettere gir positivt utslag i denne stillingen som er mer ustødig enn liggende. 
Et annet argument er at skyttere i juniorklassen som må benytte betablokkere har et 
tilbud gjennom klasse 1 eller 2 om de kan skyte der i forhold til kvalifiseringsresultatet sitt. 
Eventuelt får de også et tilbud gjennom Åpen klasse om denne blir permanent innført. 
 
Juniorklassen består av skyttere som er 15, 16 eller 17 år. Dette er skyttere som er i en 
alder hvor de beste skytterne har trent i flere år for en LS-tittel eller andre 
mesterskapstitler. Deltakere i denne klassen som blir kjent med at en eventuell 
konkurrent benytter betablokkere gir sportslig misnøye. Det kan også være noe media vil 
ta tak i på en uheldig måte.  
 
Et siste argument er at skyttere i klasse junior også kan velge å skyte i klasse 4 fra gang til 
gang. Det er således spesielt viktig at denne klassen følger det ordinære 
dopingreglementet for klasse 3-5. 
 
Argumentene ovenfor kan selvfølgelig også benyttes i klasse rekrutt/eldre rekrutt. Vi har i 
disse aldersgrupper først og fremst fokus på at vi ønsker at flest mulig skal delta uansett 
om de av helsemessige årsaker må benytte betablokker. Selv om det ikke foreslås 
dopingkontroller mot skyttere under 15 år, må organisasjonen likevel arbeide for at våre 
yngste skyttere får gode antidopingholdninger i DFS-miljøet. 
 
Administrasjonen konkluderer med at det kun gjøres unntak for dopingreglementet for 
klasse aspirant/rekrutt/eldre rekrutt, på samme måte som for klasse 1, 2, V55, V65 og 
V73. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2011: 
 
Ordlyden i setning om unntaksbestemmelsene i regelverkets punkt 15.200 § 2 endres til 
følgende: 



Dersom betablokkere er foreskrevet av lege, gjelder ikke forbudet ved konkurranser som 
bare er åpne for ett skytterlags medlemmer, og heller ikke for noen som skyter i klasse 
Aspirant, Rekrutt, Eldre Rekrutt, 1, 2, V55, V65 og V73. 
 
Morten Bjerknæs opprettholdt forslaget fra DFSU og foreslo følgende: 
 
Dersom betablokkere er foreskrevet av lege, gjelder ikke forbudet ved konkurranser som 
bare er åpne for ett skytterlags medlemmer og ikke for noen som skyter i klasse Aspirant, 
Rekrutt, Eldre Rekrutt, Junior, klasse 1 og 2 eller veteranklassene V55, V65 og V73. 
 
 
Norges Skytterstyres innstilling: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2011 til å fatte følgende vedtak: 
 
Administrasjonens forslag vedtas med 6 mot 1 stemme. Vaaje, Tvinnereim, Ivarrud, 
Kornbrekke, Gjerstad og Skaug stemte for administrasjonens forslag, mens Bjerknæs 
stemte for det anbefalte forslag fra DFSU. 

 
 
 

Sak 02/2011 Stillingsinstruks for generalsekretær 
 
Administrasjonen la fram forslag til stillingsinstruks for generalsekretær. Norges 
Skytterstyre kom med innspill til framlagte forslag. 
 
Vedtak 

Saken utsettes til neste møte. 
 
 
 

Sak 03/2011 Tingsak: Forslag om innføring av Åpen klasse 
 
Norges Skytterstyre fattet i sak 31/09 følgende vedtak: 
 
"Som følge av sak 30/09 angående innføring av de nye Doping- og straffebestemmelser, 
hvor det foreslås for Skyttertinget 2009 at det ikke kan gis dispensasjon for bruk av 
betablokkere for skyttere kvalifisert for klasse 3-5, gis Rådgivende utvalg følgende 
oppdrag: 
 
Utvalget skal drøfte om det bør legges opp til et konkurransetilbud for skyttere i DFS som 
er tvunget til å benytte betablokkere, og som tilhører klasse 3-5 og ikke har fylt 55 år. Hvis 
utvalget konkluderer med at et slikt tilbud bør gis, skal det videre gis råd om hvordan et 
slikt konkurransetilbud bør være.” 
Rådgivende utvalg la fram sin innstilling for Norges Skytterstyre, som fremmet forslag om 
innføring av en såkalt Fri klasse overfor Skytterstyret. Administrasjonen foreslo å endre 
betegnelsen Fri klasse til Åpen klasse. Skytterstyrets flertall var enig med 
administrasjonens innstilling. De fremmet således i sak 71/2009 innstilling om innføring av 
Åpen klasse til Skyttertinget 2010. I samme sak vedtok Norges Skytterstyre å innføre en 
prøveordning med Åpen klasse i 2010. Skyttertinget 2010 utsatte saken. Norges 



Skytterstyre valgte i sak 68/2010 å utvide prøveordningen med Åpen klasse til også å 
gjelde i 2011.   
 
Drøfting:  
Det finnes i DFS sin medlemsmasse et visst antall, som enten har sykdommer eller 
funksjonshemming, og som gjør at de ikke kan konkurrere etter dagens regelverk på en 
lovlig måte. Når det gjelder doping, så viser tall fra Folkehelseinstituttet og Statens 
Legemiddelverk at som et snitt kan dette gjelde for 1 – 2 % av våre skyttere. Av 2000 
skyttere i klasse 3 – 5 på LS vil det si ca 30 skyttere.  
 
Rådgivende utvalg har bemerket at DFS ikke har vært særlig flink til å tilrettelegge for 
funksjonshemmede utøvere. En åpen klasse vil her kunne åpne for en bedre tilrettelegging 
for denne gruppen mennesker. Særlig gjelder dette rundt på bygdene der fritidstilbudet 
kan være begrenset, og hvor mange skytterlag har egnede anlegg. Selv om dette ikke er 
utøvere som normalt faller innenfor Formålsparagrafens rammer, er tilrettelegging for 
funksjonshemmede ideelt riktig og et samfunnskrav i alminnelighet. Det kan her trekkes 
en parallell til betingelsene for tildeling av spillemidler fra det offentlige, noe mange 
skytterlag har benyttet seg av, der det kreves bygningsmessig tilrettelegging for 
funksjonshemmede.  
 
Et mål, men samtidig en stor utfordring, vil det være å skape betingelser slik at skyttere i 
denne klassen føler seg ivaretatt og inkludert fullverdig. Det holder ikke med et tilbud, 
dette tilbudet må samtidig være så godt at det appellerer i stor nok grad. Et fast 
skyteprogram som er gjenkjennbart og overkommelig med rangerte lister og premiering vil 
bidra til klasseidentitet. Nå skal det ikke være noe mål om at denne klassen skal være stor, 
men noen flere skyttere ved vanlige stevner vil bidra til økt tilhørighet og aksept. 
Eksempelvis vil dagens klasse 2 program på 200/300 m være et skyteprogram som gir mer 
”slingringsmonn” for inkludering til klassen. Kun knestående og liggende skyting vil med 
noen tilleggsbestemmelser kunne gjøre det mulig for en del skyttere i rullestol og med 
andre med fysiske handikap å delta.  
 
Funksjonshemmede skyttere som bare er i stand til å skyte liggende vil når de rykker opp 
fra klasse 1 være en utfordring. Et slikt program vil samtidig være adskilt fra mesterskapet, 
og på den måten vil det ikke kunne trekkes sammenlikninger. Administrasjonen støtter på 
dette området ikke Rådgivende utvalg sin innstilling om at skyttere i Åpen klasse selv kan 
velge et program som passer.   
 
En løsning som foreslått ovenfor vil også kunne omfatte skyttere i klasse V55 som benytter 
betablokkere. Klasse V55 er i dag en stor og populær klasse, noe som indikerer at reglene 
for denne klassen fungerer bra. Samtidig er det røster som ønsker at klasse V55 heller ikke 
skal ha skyttere som benytter betablokkere. Administrasjonen har i denne omgang ikke 
vurdert endringer i reglene for klasse V55.  
 
Når det gjelder skyttere i de øvrige klasser mener administrasjonen at de som skyter bare 
liggende vil ha minimale fordeler av å benytte forbudte medikamenter. Fordelene øker 
med vanskelighetsgraden av skyteprogrammet. Derfor bør reglene for dagens klasse V65, 
V73, 1 og 2 være uendret.  
 
Skyttere som blir friske/ikke lenger går på forbudte medikamenter går tilbake til den 
klassen de deltok i før medisineringen. Slike overganger kan skje i løpet av kalenderåret.  



Rådgivende utvalg har også sett på en løsning der skyttere som må benytte forbudte 
medikamenter i klasse 3 – 5 skyter i sin klasse, men de skyter da kun innledende skytinger. 
 
Administrasjonen ser det enkle i en slik løsning, men ser samtidig mulighetene i en Åpen 
klasse, som kan inkludere visse grupper funksjonshemmede.   
 
Prøveordningen med Åpen klasse har nå vart litt over 1 år. På LS 2010 var det kun 3 
deltakere i klassen, men det er kjent at det lokalt har vært noen flere som har benyttet 
klassen. Det tar nok noe tid å innfase klassen og gjøre personer som benytter 
betablokkere i klasse 3-5 kjent med muligheten de har til å skyte i denne klassen. Dette 
gjelder også folk med funksjonshemminger som kan søke seg til denne klassen.   
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2011: 
 
Det opprettes med virkning fra 1. Januar 2012 en Åpen klasse i DFS. Norges Skytterstyre 
gis fullmakt til å utarbeide supplerende regler for klassen innenfor flg. rammer:   
 

1) Klassen omfatter: 
- skyttere klasseført i klasse 3 – 5 som benytter forbudte medikamenter i 

henhold til WADA sin dopingliste 
- skyttere fra og med Juniorklassen med funksjonshemminger som gjør at de ikke 

kan delta innenfor DFS sitt alminnelige reglement. Hvert slikt tilfelle skal 
godkjennes av generalsekretæren.  
 

2) Skyttere som blir friske eller slutter med forbudte medikamenter går tilbake til den 
klassen de opprinnelig deltok i. Dette kan skje i løpet av sesongen. Tilsier alder at 
man kan gå til en aldersbestemt klasse kan skytteren velge det.  
 

3) Klassen skyter program for klasse 2 uten mesterskap. Klassen betaler vanlig 
innskudd og premieres iht. DFS standard reglement for premiering. 

 
Morten Bjerknæs foreslo å utsette saken og først behandle den i DFSU. Forslaget fikk 2 
stemmer, mens 5 stemte for behandling i møtet. 
 
Jan Åge Gjerstad foreslo at punkt 3 i administrasjonens forslag ble endret til følgende: 
 

3) Klassen skyter program for klasse 2 uten mesterskap. Klassen betaler bare 
arrangementsavgift og premieres ikke.  
 

Gjerstad sitt forslag til nytt punkt 3 fikk 3 stemmer (Vaaje, Gjerstad og Skaug). 
Administrasjonens forslag i punkt 3 fikk 3 stemmer (Tvinnereim, Ivarrud og Kornbrekke). 
Bjerknæs stemte blankt.  
 
Norges Skytterstyres innstilling: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2011 til å fatte følgende vedtak: 
 
Administrasjonens forslag i punkt 1 og 2 vedtas. Gjerstad sitt forslag til nytt punkt 3 vedtas 
som Skytterstyrets innstilling med Presidentens dobbeltstemme. 



 
Sak 04/2011 Tingsak: Valg av representanter fra landsdelene til sentrale verv 
 
Uttrøndelag skyttersamlag har fremmet følgende forslag: 
 
”Valg av følgende sentrale tillitsverv flyttes fra Skyttertinget til landsdelstingene, det vil si 
årsmøtene i hver landsdel: 
 

• Styremedlem fra landsdelen i Norges Skytterstyre med varamedlem 
• DFSU sitt medlem fra landsdelen med varamedlem 
• Valgkomiteens medlem fra landsdelen med varamedlem 
• Samlagsledere blir valgkomité på landsdelsvalgene.” 

 
Alle øvrige valg beholdes på Skyttertinget. 
 
Forslaget begrunnes med at valget med et slikt system blir mer demokratisk i hver 
landsdel. Det blir ingen ”kjøp og salg” av stemmer fra andre landsdeler. Slik det er i dag 
kan det stemmes inn representanter som ikke har høy prioritet i den aktuelle landsdelen. 
Det er også udemokratisk at representanter fra andre landsdeler skal ha samme 
stemmerett som landsdelens egne representanter i valg av sine representanter. Et siste 
argument er at det spares tid på Skyttertinget ved valgene.   
 
Drøfting: 
Administrasjonen velger å dele saken i to spørsmål. 
 

1. Er det hensiktsmessig å foreta valg på sentrale tillitsvalgte utenom Skyttertinget? 
2. Skal det kun være landsdelene selv som stemmer over representantene til 

landsdelene? 
 

Valg av sentrale tillitsvalgte utenom Skyttertinget 
Administrasjonen er av den prinsipielle oppfatning at samtlige valg til sentrale verv bør 
gjennomføres på Skyttertinget. Hvis flere av de sentrale valgene flyttes ut av Skyttertinget, 
svekkes etter administrasjonens mening både Skyttertinget og Valgkomiteen. 
Administrasjonen mener effekten av tidsbesparing er minimal i forhold til ulempene med 
5 ”miniskytterting” hvor valgene foretas. Den sentrale valgkomiteen vil også miste 
muligheten til å foreslå en sammensetning av styrer som internt er godt sammensatt med 
ulike personlighetstyper.  
 
Landsdelskretsene har i dag sine årsmøter. Disse samsvarer bare i Sørlandet og Nord-
Norge med landsdelenes inndeling. Administrasjonen er ikke kjent med at det i dag 
forefinnes formelle møter i landsdelene med protokoll i de tre øvrige landsdeler. Hvis 
Uttrøndelag sitt forslag skal innføres, måtte slike møter vært innført med en fast agenda 
fra sentralt nivå. Selv om det avholdes landsdelsmøter i forbindelse med eksempelvis 
Midtnorsk mesterskap eller Vestlandsstevne, er ikke disse offisielle i DFS. 
 
Administrasjonen ser heller ikke behovet for at landsdelene skal pålegges å ha slike 
landsdelsmøter med bakgrunn i forslaget fra Uttrøndelag. Det vil etter administrasjonens 
oppfatning være unødvendig med et nytt forum hvor samlagslederne blir påkrevd å stille i 
tillegg til årsmøtet i landsdelskretsen og Skyttertinget. Mulig vil også en slik innføring av 



faste landsdelsmøter medføre et press for mer økonomisk støtte fra sentralt nivå. 
 
Administrasjonen mener heller ikke at en valgkomité bestående av samtlige samlagsledere 
vil være hensiktsmessig. Mulig Uttrøndelag her tenker seg en mindre valgkomité med 
utvalgte samlagsledere. Hvis disse samlagsledere svekker sitt kandidatur til selv å bli valgt 
gjennom valgkomitéarbeidet, vil nok få ønske å sitte i en slik valgkomité.   
   
Stemmerett kun for landsdelens representanter ved valgene for den enkelte landsdel  
Administrasjonen er uenig i at det kun skal være landsdelene selv som skal bestemme over 
valgene i egen landsdel. Uttrøndelag har et godt poeng om vi i DFS ønsker å ha det slik at 
representantene for landsdelen først og fremst skal representere landsdelens interesser. 
Administrasjonen mener imidlertid at representantene skal velges for å representere hele 
Norge. At de har bakgrunn fra ulike landsdeler er imidlertid her en styrke for å gjøre 
vedtak som gagner alle landsdeler.    
   
Det trenger i mange tilfelle heller ikke å være noen klar kandidat fra landsdelen. Da er det 
etter administrasjonens syn bra at andre landsdelers representanter engasjerer seg i 
helhetsbildet for styrenes sammensetning.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2011: 
 
Dagens ordning opprettholdes. 
 
 
Norges Skytterstyres innstilling: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2011 til å fatte følgende vedtak: 
Dagens ordning opprettholdes. 

 
 
 

Sak 05/2011 Forslag om endring av regelverkets pkt. 7.226 og 7.242 
 
Sande skytterlag har gjennom Drammen skyttersamlag fremmet følgende forslag: 
 
”Vi foreslår at skyttere i DFS kun kan foreta endring i klassesetting ved årsskifte etter 
alder, resultat eller etter eget valg, det være seg ungdomsklasser, senior- eller 
veteranklasser. Skyttere i veteranklassene gis ikke anledning til å velge mellom flere 
klasser i løpet av året og juniorskyttere må forholde seg til sin klasse på 100 meter.”  
   
Begrunnelsen for forslaget er kort at det er vanskelig å føre kontroll med hvilke skyttere 
som skyter i de bestemte klasser med den fleksibilitet som klassesettingssystemet i dag 
medfører. De erfarer at enkelte skyttere sjonglerer mellom klassene både rettmessig og 
urettmessig. Ved protestsituasjoner oppstår mye ekstraarbeid for arrangører og misnøye 
blant skyttere som forholder seg korrekt til regelverket. 
 
Forslaget er gitt sin anbefaling og vedtatt videresendt fra ombudsmøtet i Drammen 
skyttersamlag som forslag til Skyttertinget 2011.  
 



I henhold til regler om kompetanseforhold mellom Skyttertinget og Norges Skytterstyre, er 
ikke denne saken å regne som en endring i klassesystemet som krever Skyttertingets 
behandling (kapittel 7). Administrasjonen fremmer derfor saken som en ordinær styresak. 
Dette også i tråd med sak 55/2009 hvor styret vedtok at skyttere i V65/73 fra gang til gang 
kunne velge å skyte i klasse V55. Samme saksbehandling gjaldt sak 39/2010 hvor det ble 
vedtatt at juniorer fra gang til gang kunne velge å skyte seniorprogram i klasse 4.   
 
Drøfting:    
Forslaget fra Drammen skyttersamlag innebærer at de ønsker å fjerne de ordninger som er 
innført de senere år for å øke fleksibiliteten i klassesettingen for juniorer og veteraner. I 
utgangspunktet er administrasjonen enig med Drammen skyttersamlag om at denne 
fleksibiliteten har bidratt til usikkerhet ved innfasing av regelverket. Dette gjelder både 
ordningen for juniorer og veteraner. 
 
Juniorene oppnådde fra 1997 en ordning hvor de fra gang til gang kunne velge å skyte 
feltskyting i klasse 4. Senere ble dette omgjort til klasse 3. Så kom ordningen med at de 
kunne skyte alle disipliner fra gang til gang i klasse 3. I sak 39/2010 ble dette omgjort til 
igjen å gjelde at juniorskyttere måtte skyte i klasse 4.  
 
Disse endringene som er blitt gjort de siste 15 år har selvfølgelig til en viss grad medført 
forvirring rundt ordningen for juniorskytterne. Administrasjonen er likevel fortsatt av den 
oppfatning at ordningen med at juniorskyttere fra gang til gang kan skyte i klasse 4 er god. 
Som DFSU har argumentert for, gir det en mykere overgang til senior for de skyttere som 
ønsker å prøve seniorprogrammet som juniorskytter. Administrasjonen mener at 
problemene som Drammen skisserer vil minske om regelverket nå blir stående over tid. 
 
Ordningen med at veteranskyttere i klasse V65/73 fra gang til gang kunne velge å skyte i 
klasse V55 kom fra og med 2010. Bakgrunnen var at det var skyttere som ønsket å skyte i 
klasse V55 på 200 meter i baneskyting om sommeren, men som ønsket å skyte finfelt da 
de ikke hadde syn eller helse til å skyte grovfelt.  
 
Dette regelverket skapte stor forvirring ved innfasingen i 2010. Mange spørsmål om 
temaet måtte også besvares fra Skytterkontoret. Den siste tiden har imidlertid 
spørsmålene blitt færre. Administrasjonen tyder det som et tegn på at regelverket nå er 
lettere å praktisere.  
 
Administrasjonen konkluderer med at fordelene med å gi veteranskytterne en fleksibel 
ordning, er større enn ulempen med at regelverket i starten har vært vanskelig å 
praktisere.  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Dagens klassesettingsregler opprettholdes. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 



Sak 06/2011 Tingsak: Utenlandske statsborgeres deltakelse i DFS aktivitet 
 
Grunnreglenes § 1-4 fastsetter at ”Norske statsborgere som vil støtte landets forsvar og 
som respekterer gjeldende lover og bestemmelser, kan være medlemmer av et tilsluttet 
skytterlag”. 
 
 DFS har ved gjentatte anledninger fått tilsvarende henvendelser på vegne av/for 
utenlandske statsborgere. Henvendelser som angår barn/skoleelever av utenlandske 
statsborgere som har blitt utelukket fra aktivitet på skoler, organisert av skytterlag, har 
preget dette bildet. I samråd med FD har DFS stått fast på ovennevnte grunnregel. Det er 
ikke slik at DFS’ holdning i dag er tuftet på situasjonen i 1893. Tvert imot har saken med 
jevne mellomrom vært oppe til diskusjon helt opp til i dag. Forholdet er også slik at 
betenkelighetene har blitt noe forsterket i og med et økt militært norsk engasjement i 
utlandet. 
 
Sunnfjord sin henvendelse er, som tidligere henvendelser, også preget av positive tanker 
om forhold for skoleelever, deres integrering og trivsel i lokalmiljøet. 
 
Sunnfjord er også av den oppfatning at Norges Skytterstyre har kompetanse til å endre 
regelverket på dette punkt. 
 
Kjerneargumentet som har framkommet i tidligere vurderinger er at DFS som en 
støtteorganisasjon for Forsvaret ikke kan utdanne personer som man kan risikere står i et 
motsetningsforhold til det norske forsvar i en tenkt konflikt, nasjonalt eller internasjonalt. 
 
Administrasjonens drøfting: 
Sunnfjords oppfatning om at Skytterstyret har kompetanse til å endre dagens regelverk, 
uten en avklaring med FD, er administrasjonen ikke enig i. Med en så vidt sementert 
holdning til dette over flere år er det heller slik at Skytterbokas revisjon har tatt seg noe til 
rette i denne problemstillingen. Jfr. Grunnreglenes § 1-4. 
 
Uten foreløpig konklusjon mener derfor administrasjonen at spørsmålet fortsatt må 
avklares med myndighetene. 
 
Saken gis en tilnærming til problemstillingen ved følgende systematisering: 
 

1. Voksne personer over myndig alder som er bosatt i Norge. 
2. Yngre personer med opphold i Norge av forskjellige grunner. 

 
Ad 1. Administrasjonen er av den oppfatning at den utvikling vi har sett over tid, ved at 

stadig flere utenlandske statsborgere bosetter seg i Norge, endrer synet på grad av 
integrering i lokalsamfunnene rundt om i landet, hovedsakelig i positiv retning. 
Dette kan føre til at det lokalt er stadig mindre forståelse for den restriktive 
holdning om medlemskap i skytterlag, som er knesatt i våre grunnregler. 

 
 Forsvaret har i de senere år en utstrakt utveksling av avdelinger fra NATO. 

Forsvaret av Norge er endog i stor grad basert på alliert støtte. Utenlandske 
soldater trener i Norge og øver i nært samarbeid med norske avdelinger og 
personell. 



 
  I DFS har vi i lang tid hatt et nært samarbeid med våre søsterorganisasjoner i 

Danmark og Sverige. Vi deltar på hverandres kurs og samlinger og har årlig et 
systematisk samarbeid på ledelsesnivå samt et nordisk mesterskap. 

 
 Svensker og dansker, som ikke bor i Norge, deltar allerede i åpne stevner i DFS, dog 

uten medlemskap i noe skytterlag. I slike tilfeller representerer de sine skytterlag i 
hjemlandet. 

 
Konklusjon 
Det virker nærliggende å trekke den foreløpige konklusjon at statsborgere fra NATO-land,  
og fra de nordiske land vi har sportslig utveksling med, burde kunne ha adgang til 
medlemskap forutsatt at vedkommende er bosatt i Norge i en minimumstid, f. eks 3 år. 
Dette vil avkreve en vesentlig endring av § 1-4 i Grunnreglene.  
En noe mer arbeidskrevende, men enklere løsning sett i forhold til Grunnreglene, kan 
være at Norges Skytterstyre, med et kort tillegg til Grunnreglene, gis fullmakt til å 
behandle den enkelte sak som en søknad om dispensasjon fra Grunnreglene. Det 
utarbeides i så fall kriterier og retningslinjer i en egen instruks for på den måten å unngå 
en detaljert og omfattende endring av § 1-4 i Grunnreglene.  
 
Ad 2.  Dette bildet er mer sammensatt. De fleste barn og unge som er i Norge, i den 

kategorien vi har hatt vansker med å la delta i skytterlagenes aktivitet, kommer 
normalt fra land utenfor Norden og NATO-området. 
Problemene her har vært av mer sosial karakter, hvor våre bestemmelser har 
representert et hinder for integrering i lokalmiljøet. Slik Sunnfjord mener. 

 

En utfordring i denne gruppen er relativt store barn som har et kort opphold bak 
seg på et flyktningmottak og som har ønsket aktivitetstilbud der hvor de oppholder 
seg. Dette kan være barn/unge som kommer fra konflikt-/krigsområde og som det 
forventes vil bli sendt tilbake når situasjonen hjemme tilsier det. Noen av disse har 
sterke traumatiske opplevelser fra sitt hjemsted og er ofte preget av dette. 
Aktivitet i et skytterlag vil kunne være positivt for dem, men også stille lederne i 
skytterlaget overfor en oppgave de ikke er forberedt på og heller ikke behersker. 
Flere skytterlag har uttrykt tilfredshet med at de på formelt grunnlag må avvise 
disse i lagsarbeidet. 

 
Skytterlag som har samarbeidet med skoler, særlig ungdomsskolenivået, opplever 
på den annen side det som problematisk å måtte avvise elever som er barn av 
utenlandske statsborgere. Dette gjelder ved skyteaktivitet i skolens regi som 
skytterlaget støtter, som for eksempel landskonkurransen i skoleskyting, skyting på 
aktivitetsdager eller lignende. 

 
Det er administrasjonens vurdering at det her bør lempes på bestemmelsene slik at når et 
skytterlag tilbyr aktivitet til en skole vil hele klasser, uavhengig av elevmassenes 
sammensetning, kunne delta i den aktiviteten skytterlaget tilbyr. Dette betyr ikke 
registrering som medlemmer eller 30-skuddsskyttere i laget. 
 
Administrasjonen ser at det lokalt vil være problematisk å skille mellom barn av 
utenlandske foreldre, som bor og går på skole i Norge og barn på flyktningmottak. Det 



fastholdes derfor at det ikke gis adgang til medlemskap i laget, eller aksept på deltakelse i 
trening og konkurranser i lagets egen regi, så lenge man ikke har norsk statsborgerskap. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2011: 
 
Norges Skytterstyre søker Forsvarsdepartementet om fullmakt til å kunne dispensere fra 
Grunnreglenes § 1-4 vedrørende krav til norsk statsborgerskap for å kunne være medlem i 
skytterlag. Dette etter personlig søknad fra utenlandsk statsborger. 
 
Hovedtrekk i kriteriene for dispensasjon vil være: 
 

• Søkeren er utenlandsk statsborger, hjemmehørende i land i forsvarsallianse med 
Norge eller tilhørende et av de nordiske land DFS har samarbeid med. 

• Har vært bosatt i Norge i minst tre år. 
• Behersker norsk språk tilstrekkelig til at sikkerhet på standplass kan ivaretas. 
• Har anbefaling fra lokalt skytterlag. 
• Vedkommende kan ikke delta i finaler i norsk mesterskap/Landsskytterstevnet 

 
I skolesammenheng kan elever som ikke er norske statsborgere delta i aktiviteter 
tilrettelagt av et skytterlag. Slik aktivitet skal dog være organisert av skolen. Slik deltakelse 
kvalifiserer ikke for medlemskap eller registrering som aktiv skytter i skytterlag. 
 
 
Norges Skytterstyres innstilling: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2011 til å fatte følgende vedtak: 
 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 

Sak 07/2011 Tingsak: Valg til sentrale verv for medlemmer til Valgkomiteen i DFS 
 
Namdal skyttersamlag fremmer følgende forslag; 
 
”Medlemmer og varamedlemmer i valgkomiteen kan ikke velges til styreverv i DFS eller 
DFSU. De kan heller ikke velges som vararepresentanter til styret i DFS eller DFSU. 
Forslaget gjelder fra og med 2011.” 
Begrunnelsen for forslaget er at Namdal skyttersamlag mener det er uheldig at 
medlemmer i valgkomiteen kan nominere seg selv til sentrale tillitsverv i DFS. En slik 
løsning vil ikke medføre spørsmål om valgkomiteens habilitet og gi større tillit til 
valgkomiteens arbeid. 
 
Drøfting:  
Administrasjonen er uenig i Namdal skyttersamlag om at medlemmer i valgkomiteen med 
varamedlemmer ikke kan velges til styreverv i DFS eller DFSU. Administrasjonen tolker her 
at Namdal mener at styreverv i DFS er det samme som styreverv i Norges Skytterstyre. 
 
For det første bryter det med Skytterbokas kapittel 1, § 2-6 punkt c. Der står det at alle 



som er nevnt under grunnreglenes § 1-4 er valgbare i DFS. Grunnreglenes § 1-4 sier at 
”Norske statsborgere som vil støtte landets Forsvar og respekterer gjeldende lover og 
bestemmelser kan være medlemmer av et tilsluttet skytterlag”. I skytterlagslovene er 
kravet for å være valgbar at man er 16 år (Skytterbokas kapittel 1 § 5-2 og 5-8), mens det i 
skyttersamlagene er 18 år (Skytterbokas kapittel 1 § 4-2).   
 
Et forslag som går på at valgkomiteens medlemmer med varamedlemmer ikke kan være 
valgbare til sentrale verv i DFS er således i strid med grunnreglene i DFS.  
 
Administrasjonen er enig i, ut i fra etiske prinsipper, at det er uheldig om valgkomiteens 
medlemmer eller varamedlemmer bruker sin tillitsposisjon til å fremme egne interesser. 
Her må det imidlertid påregnes at personer som eventuelt skulle misbruke sin posisjon i 
slik henseende, ikke vil oppnå den nødvendige tillit i Skyttertinget.  
 
Administrasjonen mener også at forslaget vil begrense interessen for å bli valgt til 
valgkomiteen, når dette utelukker valg til andre sentrale verv. Hvis en person i 
valgkomiteen eller dens varamedlemmer, av et flertall på Skyttertinget er ønsket til et 
verv i Norges Skytterstyre eller DFSU, vil det være uheldig med en begrensning som 
utelukker dette.   
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2011: 
 
Dagens regelverk opprettholdes. 
 
 
Norges Skytterstyres innstilling: 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2011 til å fatte følgende vedtak: 
 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 

Sak 08/2011 
Tingforslag: Forslag om at valgkomiteen skal foreslå godtgjørelser for 
styre og utvalg 

 
Gauldal skyttersamlag har foreslått at valgkomiteen årlig skal foreslå satser for 
godtgjørelser til styrer og utvalg. 
 
Vedtak 

Saken utsettes til neste møte. 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 09/2011 Forslag fra Hedmark om endring i klassesettingsprogrammet 
 
Hedmark skyttersamlag har sendt inn forslag om å endre reglene for klassesetting i klasse 
1. Skytterbokas § 7.150 sier:” … Skyttere med lenger fravær enn 14 år kan fritt velge klasse 
når de begynner igjen… Hedmark vil endre denne setningen til: … Skyttere som har rykket 
opp fra klasse 1 på kvalitet skal selv med langt fravær ikke kunne gå tilbake til klasse 1.” 
 
Morten Bjerknæs foreslo at saken ble utsatt og oversendt DFSU før behandling i 
Skytterstyret. 
 
Vedtak 

Bjerknæs sitt forslag om utsettelse av saken til etter behandling i DFSU ble vedtatt. 
 
 
 

Sak 10/2011 Tingsak: Årsregnskapet 2010 med årsberetning 
 
Administrasjonen la fram forslag til Årsregnskap med årsberetning 2010.  
 
Vedtak 

Skytterstyret ga føringer for det videre arbeid med årsregnskapet. Årsregnskapet legges 
fram på nytt i neste styremøte. 

 
 
 

Sak 11/2011 Framdriftsplaner for LS 2011-2014 
 
Administrasjonen la fram framdriftsplaner for Landsskytterstevnene i 2011-2014 i tråd 
med ny avtale med Forsvaret. Planlegging og framdrift for LS 2012 ble spesielt drøftet. 
 
Vedtak 

1. LS-arrangører skal etter at president for LS er utpekt, og koordinerende møte med 
GIHV og generalsekretær er gjennomført, presentere skriftlig framdriftsplan for sitt 
LS innen tre år før LS-arrangementet. 

2. Norges Skytterstyre er bekymret for framdriften i planleggingen av LS 2012. 
Administrasjonen pålegges snarest å avholde et møte med arrangøren i Voss for å 
klarlegge organisatoriske og økonomiske forhold i tilknytning til arrangementet. 
Administrasjonen framlegger rapport om forholdene på neste møte i Skytterstyret. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 12/2011 Forslag om endrede regler for lagskyting for veteraner 
 
Nordfjord skyttersamlag har fremmet følgende forslag: 
 
Samlagsskytingen for veteraner skal gjennomføres med at de to første etappene skal være 
10 skudd liggende for skyttere som er 65 år eller eldre, mens de to siste etappene skyter 6 
kne og 4 ligg, og er for skyttere som er 55 år eller eldre. 
 
Vedtak 

Saken utsettes. 
 
 
 

Sak 13/2011 NM skogsløp i framtid 
 
Norges Skytterstyre vedtok i sak 75/2010 at saken skulle oversendes til skifeltutvalget for 
uttalelse. SFU behandlet saken på sitt møte 26/11 2010.  
For grundig drøfting av saken viser vi til saksutredningen i sak 75/2010. 
 
SFUs drøfting: 
SFU diskuterte saken nøye. Alle medlemmene var samstemte i at det vil være positivt for 
sporten om begge øvelsene ble lagt til Landsskytterstevnet.  
 
Utfordringene med å finne plass i tidsplanen kan la seg løse for 2011, slik den foreløpige 
tidsplanen nå ser ut. Da vil normaldistansen kunne arrangeres på torsdag formiddag som i 
2010. I tillegg vil det være plass til sprint på fredag formiddag, alternativt lørdag etter at 
feltfinalene er gjennomført. 
 
Det med å finne en arrangør kan være en utfordring. SFU ser det som en fordel om LS-
arrangøren får ansvaret for NM i skogsløp. De nærmeste årene kan dette by på problemer, 
ettersom arrangørene fram til 2014 har påtatt seg LS-arrangementet uten skogsløp. SFU 
håper imidlertid på goodwill fra arrangørene. Alternativt kan det gjøres som på Elverum; 
få en ekstern arrangør til å ta jobben. 
 
SFU er inneforstått med at det kan bli begrenset sentral støtte til NM på LS. De er 
imidlertid innstilt på at både SFUs representant på LS, samt medlemmer av Skytterstyret 
kan ta i et tak med arrangementet. 
 
Dersom det fortsatt skal være kun én øvelse på LS, var utvalget litt uenig. Anna Kirsten 
Hellevang hadde tatt en liten spørrerunde blant skifeltkontakter på Vestlandet, samt 
enkelte aktive utøvere. De mente at dersom det kun skal være én øvelse, så bør det være 
sprint, arrangert iht. Skytterboka. Utvalget forøvrig var ikke enig i dette. De mente at 
normaldistansen arrangert som på Elverum var en så stor suksess at den bør videreføres 
som den er. 
 
SFUs vedtak: 
DFS/SFU anbefaler Norges Skytterstyre å vedta at NM i skogsløp med skyting, 
normaldistanse, gjøres til en permanent del av Landsskytterstevnet. Det anbefales at 
normaldistansen arrangeres etter den modellen som ble benyttet på LS 2010. 



DFS/SFU anbefaler i tillegg Norges Skytterstyre å vedta at sprintøvelsen i NM i skogsløp 
med skyting innføres som en prøveordning for LS 2011. SFU går inn for at det skal være 
kvalifisering med “Hit and Run”-konkurranse, med en avsluttende finale for de beste i hver 
klasse. 
 
Administrasjonens konklusjon: 
Administrasjonen er positiv til normalprogrammet, som ble avviklet på Elverum. Det er 
derfor et ønske om at dette fortsetter som NM øvelse på Landsskytterstevnet. Det er 
derimot delte meninger om sprintøvelsen. Mange ser nok helst at denne ikke blir en del av 
LS, først og fremst med tanke på en fra før ”sprengt” tidsplan. Men når det er sagt, så er 
det også flere som er positive til å prøve ut dette i 2011, ettersom arenaen i Bodø er godt 
egnet og deltakelsen forventes å være noe lavere enn sist år. Det forutsettes imidlertid at 
administrasjonen ikke får økt arbeidsbelastning som følge av dette.   
 
LS-utvalget har også uttalt seg om NM i skogsløp på LS. De er av den oppfatning at NM i 
skogsløp med skyting ikke bør være en del av LS. Begrunnelsen var først og fremst at NM i 
skogsløp med skyting kom så i skyggen av annen aktivitet på LS at NM-vinnerne ikke får 
den oppmerksomheten de fortjener. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
NM i skogsløp med skyting, normaldistanse, inngår som en fast del av Landsskytterstevnet 
fra og med 2011. NM i skogsløp med skyting, sprint, gjennomføres som en prøveordning 
på Landsskytterstevnet 2011.    
 
Norges Skytterstyre gir administrasjonen fullmakt til å utarbeide et opplegg som er 
gjennomførbart i samarbeid med SFU og arrangør av LS 2011. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 

Meldingssaker 
 

1. Takkebrev fra Slottet 
2. Ny avtale NRK 
3. Regelverk for politiattest i DFS 
4. Høringsbrev i forbindelse med ny turnus 
5. Flytting av Margrethe-kjeden utenom LS 
6. Søkerliste til stilling som generalsekretær 
7. Brev fra LS 2011 vedrørende inndekning av deler av kostnaden med 

arenaproduksjon 
8. Brev fra Inntrøndelag med forslag 
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Sak 14/2011 Tingsak: Forslag om kun kaliber .22 i klasse Rekrutt 
 
Nordfjord skyttersamlag har fremmet forslag om bruk av kun kaliber 22 i klasse Rekrutt. 
 
Vedtak 

Saken utsettes til neste møte. 
 
 
 

Sak 15/2011 Årsregnskapet 2010, med årsberetning 
 

Det frivillige Skyttervesen - Regnskap – private og offentlige midler 
Resultatregnskap 2010 

    
DRIFTSINNTEKTER Noter 2010 2009 
    
Salgsinntekter 3,4,5 30 218 814 31 110 698 
Abonnementsinntekter 4 1 778 220 1 836 807 
Offentlige tilskudd 2 31 987 135 31 892 696 
Andre inntekter  123 778  
Sum driftsinntekter  64 107 947 64 840 201 
    
DRIFTSKOSTNADER    
Varekostnad 1 26 252 074 27 248 533 
Lønnskostnad 1,12 10 393 253 9 735 735 
Avskrivning varige driftsmidler 1 47 417 47 417 
Annen driftskostnad 1 15 538 425 15 053 292 
Utbetalte tilskudd 1 12 460 852 12 179 576 
Sum driftskostnad  64 692 021 64 264 553 
    



NETTO TIL/FRA OFFENTLIGE MIDLER    
Overførte offentlige midler til neste år 2,15 -2 679 269 -2 287 762 
Overførte offentlige midler fra tidligere år 2,15 2 287 762 1 085 762 
    
DRIFTSRESULTAT PRIVATE MIDLER  -975 581 -626 352 
    
FINANSINNTEKTER OG FINANSKOSTNADER    
Sum finansinntekter  271 286  339 717 
Sum finanskostnader  6 918 
Resultat av finansposter  271 280 338 799 
    
ÅRSRESULTAT  -704 301 -287 553 
    
Endring i egenkapitalen:    
Egenkapital med lovpålagte restriksjoner    
Rekrutteringsfremmende tiltak 7  -88 300 
Felt-/Skifelt 7 -232 713 -178 297 
Prosjekt Grasrot 7 -215 482 -20 396 
    
Egenkapital med selvpålagte restriksjoner    
Overførte midler DFS Trygdefondet 14 -19 375 -21 114 
Døvles veteranpremiefond  7 000  
    
Annen egenkapital    
Fri egenkapital  -243 731 20 554 
Sum  -704 301 -287 553 

 
BALANSE PR 31.12.2010 
    
 Noter 2010 2009 
EIENDELER    
    
ANLEGGSMIDLER    
Varige driftsmidler    
Driftsløsøre, inventar, kontormaskiner 9 21 461 68 878 
Sum varige driftsmidler  21 461 68 878 
    
Finansielle anleggsmidler    
Finansiering reservedelslager Sauer 10 500 000 500 000 
Sum finansielle anleggsmidler  500 000 500 000 
    
SUM ANLEGGSMIDLER  521 461 568 878 
    
OMLØPSMIDLER    
Varer 11 8 664 094 9 229 197 
    
Fordringer    
Kundefordringer  1 962 498 1 884 419 
Til gode merverdiavgift   575 524 
Andre kortsiktige fordringer 11 1 286 425 1 121 998 
Sum fordringer  3 248 923 3 581 941 



    
Bankinnskudd, kontanter og lignende 13 10 730 275 11 582 665 
    
SUM OMLØPSMIDLER  22 643 292 24 393 803 
    
SUM EIENDELER  23 164 753 24 962 681 

 
Det frivillige Skyttervesen 
BALANSE 31.12.2010 
 Noter 2010 2009 
EGENKAPITAL OG GJELD    
    
EGENKAPITAL    
Med lovpålagte restriksjoner    
Rekrutteringsfremmende tiltak 7 319 956 319 956 
Felt-/skifelt 7 685 020 917 733 
Skytebanesikkerhet  49 662 49 662 
Markedsføring/informasjon  82 544 82 544 
Prosjekt Grasrot 7 537 463 752 945 
Sum  1 674 645 2 122 840 
    
Med selvpålagte restriksjoner    
DFS Trygdefondet 14 552 040 571 415 
Døvles veteranpremiefond  7 000  
Sum  559 040 571 415 
    
Annen egenkapital    
Fri egenkapital  9 705 090 9 948 821 
Sum  9 705 090 9 948 821 
    
    
SUM EGENKAPITAL  11 938 775 12 643 076 
    
GJELD    
Kortsiktig gjeld    
Ubenyttet offentlige midler 15 2 679 269 2 324 449 
Leverandørgjeld  6 055 550 7 581 260 
Skyldig offentlige avgifter  831 447 537 026 
Annen kortsiktig gjeld  1 659 712 1 876 870 
Sum kortsiktig gjeld  11 225 978 12 319 605 
    
SUM GJELD  11 225 978 12 319 605 
    
SUM EGENKAPITAL OG GJELD  23 164 753 24 962 681 
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DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
Regnskapsprinsipper 
 
Årsregnskapet er satt opp i samsvar med regnskapslovens bestemmelser og er utarbeidet etter 
norske regnskapsregler.  Anbefalinger til god regnskapsskikk for ideelle organisasjoner er lagt til 
grunn der dette er ansett formålstjenlig.  For øvrig er god regnskapsskikk for små foretak lagt til 
grunn. 
 
Årsregnskapet omfatter Det frivillige Skyttervesens private midler og offentlige midler.  Det er 
utarbeidet et separat regnskap for offentlige midler mottatt over statsbudsjettet og som er 
inntatt som note i regnskapet.  Eventuelle offentlige midler som ikke er benyttet i tildelingsåret 
overføres til bruk senere år.  Disse inngår i betalingsmidlene og er oppført som ubenyttede 
offentlige midler i balansen. 
 
Aktiviteten som er finansiert over DFS’ private midler, er i regnskapet fordelt på følgende 
virksomhetsområder; 
 

• Salg av våpen, ammunisjon og organisasjonsartikler, 
• drift av Norsk Skyttertidende, 
• utvikling og salg av administrasjonsprogram for skytterlag og skyttersamlag, og 
• annen organisasjonsvirksomhet som tar til seg kostnader som ikke dekkes av det 

offentlige tilskuddet. 
 
Transaksjoner regnskapsføres til verdien på transaksjonstidspunktet.  Tilskuddet over 
statsbudsjettet resultatføres i tildelingsåret.  Med tildelingsåret menes samme året som 
tilskuddet er ment å dekke driften av Det frivillige Skyttervesen.  Øvrige offentlige tilskudd 
resultatføres i samme år som tilsagn blir gitt.  Annen inntekt resultatføres når den er opptjent.  
Utgifter er kostnadsført i samme periode som tilhørende inntekt og aktivitet 
(sammenstillingsprinsippet). 
 
Det frivillige Skyttervesen er ikke skattepliktig for noen del av virksomheten. 
 
 
 
 



Klassifisering av balanseposter 
Omløpsmidler og kortsiktig gjeld omfatter normalt poster som forfaller til betaling innen et år 
etter balansedagen, samt poster som knytter seg til varekretsløpet.  Øvrige poster er klassifisert 
som anleggsmidler. 
Kundefordringer 
Kundefordringene er oppført i balansen til pålydende etter fradrag for avsetninger til forventet 
tap. 
 
Varebeholdninger 
Lager av innkjøpte varer for videresalg er verdsatt til laveste av anskaffelseskost etter FIFO-
prinsippet og virkelig verdi. 
 
Varige driftsmidler 
Eiendeler bestemt til varig eie og bruk, balanseføres og avskrives.  Avskrivning gjennomføres 
lineært over driftsmidlets økonomiske levetid.   
 
Pensjonsforpliktelser 
DFS har avtale om avtalefestet pensjonsordning.  Ordningen er tilskuddsbasert gjennom 
medlemskap i Statens Pensjonskasse.  Det er derfor ingen pensjonsforpliktelser knyttet til 
ordningen.



Note 1 – Fordeling av inntekter og kostnader         
  INNTEKTER KOSTNADER 
  Salgs- Andre   Vare- Lønns- Av- og ned- Annen Utbetalte   
    inntekter inntekter SUM Kostnader kostnader skrivninger driftskostnad tilskudd SUM 
Private midler                  
Salgsvirksomheten 28 987 996  28 987 996 24 799 359 1 245 453 10 730 1 671 583  27 727 125 
Norsk Skyttertidende 608 818 1 778 220 2 387 038 1 363 275 958 234  509 017  2 830 526 
Administrasjonsprogrammet 622 000  622 000 89 440 57 340  529 095  675 875 
Øvrig virksomhet private midler  123 778 123 778  277 791  1 585 076  1 862 867 
Sum private midler 30 218 814 1 901 998 32 120 812 26 252 074 2 538 818 10 730 4 294 771  33 096 393 
           
Offentlige midler          
11 Administrasjon  31 987 135 31 987 135  6 656 422 36 687 3 672 295  10 365 404 
12a Landsskytterstevnet     555 933  1 880 224  2 436 157 
12b Nordisk Mesterskap     76 192  373 049  449 241 
12c Norgescupen i baneskyting     34 163  52 590 27 000 113 753 
12d NM skifelt og skogsløp     17 754  42 194 16 000 75 948 
13 Medaljer/diplomer og premier       600 000  600 000 
14 Tilskudd til lavere organisasjonsledd        2 443 890 2 443 890 
15a Ordinære anleggsmidler     19 701  2 081 256 1 792 193 3 893 150 
15b Miljøpakkemidler     1 296  377 515 4 196 079 4 574 890 
16 Utdanning     261 909  836 378 165 967 1 264 254 
17 Rekruttering     87 798  442 873 803 850 1 334 521 
18 Feltskyting/skifeltskyting     29 498  72 990 474 000 576 488 
19 Ammunisjonsbidrag        2 537 139 2 537 139 
20 Markedsføring     113 769  710 696 4 734 829 199 
21 Ny webportal       101 594  101 594 
Sum offentlige midler  31 987 135 31 987 135  7 854 435 36 687 11 243 654 12 460 852 31 595 628 
           
Sum totalt 30 218 814 33 889 133 64 107 947 26 252 074 10 393 253 47 417 15 538 425 12 460 852 64 692 021 



 
Note 2 - DFS offentlige midler    
INNTEKTER 2010  2009 
Ordinært tilskudd 26 200 000  26 200 000 
Tilbakef tidl utsatt innt.føring 36 687  36 687 
Miljøpakkemidler 5 000 000  5 000 000 
Andre tilskudd 750 448  656 009 
Sum inntekter 31 987 135  31 892 696 
    
UTGIFTER    
11 Administrasjon 10 365 404  9 913 084 
    
12 Arrangementer    
12a Landsskytterstevnet 2 436 157  2 053 337 
12b Nordisk Mesterskap 449 241  598 548 
12c Norgescupen i baneskyting 113 753  81 680 
12d NM skifelt og NM skogsløp 75 948  58 436 
Sum post 12 3 075 099  2 792 001 
    
13 Medaljer, diplomer og premier 600 000  934 489 
    
14 Tilskudd lag, samlag og kretser 2 443 890  2 593 963 
    
15 Anleggsavdelingen    
15a Ordinær drift 3 893 150  4 516 760 
15b Miljøpakken 4 574 890  3 444 750 
Sum post 15 8 468 040  7 961 510 
    
16 Utdanning 1 264 254  1 304 146 
    
17 Rekruttering 1 334 521  1 435 023 
    
18 Felt- og skifeltskyting    
18a Feltskyting 361 600  355 200 
18b Skifeltskyting 214 888  189 003 
Sum post 18 576 488  544 203 
    
19 Ammunisjonsbidrag 2 537 139  2 168 686 
    
20 Markedsføring 829 199  824 700 
    
21 Prosjekt nytt øk.system/webportal  101 594  218 891 
    
Sum utgifter 31 595 628  30 690 696 
    
Mindrebruk av offentlige midler 391 507  1 202 000 
    
Overført off. midler fra tidligere år 2 287 762  1 085 762 
Overført off. midler til neste år 2 679 269  2 287 762 
Resultat offentlige midler 0  0 

 



Note 3 – Driftsregnskap salgsvirksomheten 
 SUM VÅPEN AMMUNISJON ANNET SALG 
 2010 Budsjett 2009 2010 2009 2010 2009 2010 2009 
Salgsinntekter          
Ordinære salgsinntekter 28 987 996 27 450 000 30 166 766 12 616 273 13 319 697 15 609 804 16 109 962 761 919 737 107 
Sum salgsinntekter 28 987 996 27 450 000 30 166 766 12 616 273 13 319 697 15 609 804 16 109 962 761 919 737 107 
          
Varekostnader          
Varekjøp 24 234 256 23 935 000 27 891 705 10 040 283 13 612 406 13 541 792 13 668 565 652 181 610 734 
Endring varelager 565 103  -1 997 614 501 553 -2 362 742 55 847 255 776 7 703 109 352 
Sum varekostnader 24 799 359 23 935 000 25 894 091 10 541 836 11 249 664 13 597 639 13 924 341 659 884 720 086 
          
Bruttofortjeneste 4 188 637 3 515 000 4 272 675 2 074 437 2 070 033 2 012 165 2 185 621 102 035 17 021 
Bruttofortjeneste i prosent 14,45 12,81 14,17 16,44 15 ,54 12,89 13,57 13,39 2,31 
          
Lønnskostnader 1 245 453 1 200 000 1 226 647       
          
Avskrivninger 10 730 11 000 10 730       
          
Annen kostnad          
Fraktkostnader 815 477 900 000 963 014       
Husleiekostnader 278 325 350 000 279 867      
Leasing/driftsavtaler 72 829 60 000 66 103       
Inventar, kontormaskiner 5 583 30 000 27 461    
Revisjon 61 470 50 000 62 100    
Andre konsulenttjenester 23 660 20 000 31 900       
Kontorrekvisita, trykksaker 43 109 40 000 65 832       
Telefon og porto 11 091 20 000 15 332       
Reise- og oppholdsutgifter 73 810 75 000 37 453       
Markedsføring 223 531 200 000 246 256       
Forsikringer 60 978 40 000 48 400       
Tap på fordringer 1 720  3 867       
Sum annen kostnad 1 671 583 1 785 000 1 847 585       
Driftsresultat 1 260 871 519 000 1 187 713       



Note 4 – Driftsregnskap for Norsk Skyttertidende 
 Regnskap Budsjett Regnsk 2009 
Driftsinntekter:    
Annonseinntekter 608 818 750 000 474 492 
Abonnementsinntekter 1 778 220 1 900 000 1 836 807 
Sum driftsinntekter 2 387 038   2 650 000 2 311 299 
    
Produksjon-/distribusjonskostnader    
Trykningsutgifter 821 500 820 000 783 800 
Porto- og distribusjon 541 775 480 000 460 937 
Sum produksjons-/distribusjonskost 1 363 275 1 300 000 1 244 737 
    
Lønnskostnader 958 234 900 000 897 095 
    
Annen driftskostnad    
Husleiekostnader  105 000 102 025 
Inventar, kontormaskiner osv 21 325 25 000  
Revisjonshonorar 17 075 15 000 17 250 
Andre honorarer 1 500 18 000 7 775 
Kontorrekvisita 14 244 15 000 9 272 
Telefon og porto 40 112 50 000 42 624 
Reise- og oppholdsutgifter 346 475 300 000 356 726 
Markedsføring 65 385 30 000 9 498 
Forsikring 2 901 1 000 2 902 
Sum annen driftskostnad 509 017 559 000 548 072 
Driftsresultat -443 488 -109 000 -378 605 
    
Note 5 – Salg administrasjonsprogram til skytterlag og skyttersamlag 

 Regnskap Budsjett Regnsk 2009 
Inntekter:    
Salgsinntekter 622 000 660 000 469 440 
Sum inntekter 622 000 660 000 469 440 
    
Varekostnader:    
Tjenester til videresalg 89 440 100 000 109 705 
Sum varekostnader 89 440 100 000 109 705 
    
Lønnskostnader 57 340 100 000 57 547 
    
Annen driftskostnad    
Inventar kontormaskiner osv 28 212 25 000 25 781 
Konsulenthonorarer EDB 467 050 345 000 175 169 
Kontorrekvisita 10 242 15 000 10 992 
Telefon og porto 9 263 15 000 10 541 
Reise- og oppholdsutgifter 14 328 50 000 14 749 
Markedsføring  10 000  
Sum annen driftskostnad 529 095 460 000 237 232 
Driftsresultat -53 875 0 64 956 

 
 
 



Note 6 – Øvrig virksomhet    
 Regnskap Budsjett Regnsk 2009 

Lønns-/personalkostnader 277 791 250 000 258 773 
Inventar og utstyr 30 082 25 000 13 443 
Reise- og oppholdsutgifter 39 832 50 000 46 035 
Representasjon 112 645 90 000 100 425 
Kontingenter og gaver 39 706 50 000 43 564 
Forsikringer 19 375 25 000 21 114 
Kostnader fremtidige lotterier    
Leie storskjerm til LS 447 500 400 000 386 250 
Utgifter flytting Skytterkontoret    

 966 931 890 000 869 604 
 

Note 7 - Organisasjonsutgifter    
 Regnskap Budsjett Regnsk 2009 
Landsskytterstevnet 360 274 250 000 200 883 
Felt-/skifelt, elektroniske finalefeltfigurer 232 713  178 297 
Ammunisjonsbidrag  200 000  
DFSU, rekrutteringsvirksomhet  300 000 88 300 
Kostnader prosjekt Grasrot 215 482  20 396 
Epost skytterlag og skyttersamlag 87 467 160 000 142 936 
 895 936 910 000 630 812 

 
Note 8 – Utsatt inntektsføring av mottatt tilskudd 
Mottatt offentlig tilskudd som først blir benyttet i senere år tas ikke til inntekt men skal føres opp 
i balansen som utsatt inntekt.  Dette gjelder offentlig tilskudd som er benyttet til anskaffelse av 
driftsmidler som har en økonomisk levetid på mer enn ett år.  Den utsatte inntekstføringen skal 
tilsvare fremtidige avskrivninger på anskaffede driftsmidler. 

 
  2010 2009 
Bokført utsatt inntektsføring 01.01. 
Bokførte anskaffelser av driftsmidler 
Bokførte avskrivninger 

36 687 73 374 
 0 

36 687 36 687 
Bokført utsatt inntektsføring 31.12 0 36 687 

 
 Salgs-

avdelingen 
Øvrig 

virksomhet 
Offentlige 

Midler 
 

Sum 
Anskaffelseskost 01.01.10 162 056 192 325 621 241 975 622 
Tilgang 2010 0 0 0 0 
Avgang 2010 0 0 0 0 
Anskaffelseskost 31.12.10 162 056 192 325 621 241 975 622 
Akkumulerte avskrivninger 31.12.10 140 595 192 325 621 241 954 161 
 
Bokført verdi 31.12.10 

 
21 461 

 
0 

 
0 

 
21 461 

 
Årets ordinære avskrivninger 

 
10 730 

  
36 687 

 
47 417 

     
Økonomisk levetid 5 år  3 år  
Avskrivningsplan 20 %  33 %  

 
 
 
 



Note 10 – Fordringer/gjeld    
Fordringer med forfall senere enn ett år:    

   2010 2009 
Finansiering reservedelslager Sauer   500 000 500 000 

     
Ingen del av gjelden forfaller senere enn 5 år 

 
Note 11 - Beholdninger     
Våpen   4 172 145 4 673 698 
Ammunisjon   3 393 854 3 449 701 
Organisasjonsartikler   1 098 095 1 105 798 
Sum   8 664 094 9 229 197 

     
Beholdning av premier og plaketter   306 803 164 804 

     
Beholdningene er oppført til anskaffelseskost.  Ukurans er hensyntatt.  
Beholdningen av premier og plaketter er vurdert som forskuddsbetalt kostnad og inngår i 
posten "annen kortsiktig fordring".     

 
Note 12 – Lønnskostnader ansatte, godtgjørelser, lån til ansatte    
Samlede lønnskostnader i resultatregnskapet er fordelt på følgende 
poster: 

  

 2010 2009 
Lønnskostnader 8 730 379 8 226 924 
Folketrygdavgift 1 272 235 1 193 061 
Pensjonskostnader (AFP) 146 922 76 356 
Annen godtgjørelse 243 717 239 394 
Sum 10 393 253 9 735 735 

 
Antall årsverk i 2010: 15    

 Generalsekretær Styret 
Lønn 816 576 80 000 
Annen godtgjørelse 6 000 151 200 
Sum 822 576 231 200 
   
Lån til ansatte i organisasjonen utgjør kr. 434 087. 
 
Som arbeidsgiver har DFS oppfylt kravet til obligatorisk tjenestepensjon (OTP) til sine ansatte 
gjennom avtale med Statens Pensjonskasse.  Det foreligger ikke andre avtaler om spesielle 
pensjonsrettigheter, sluttvederlagsordninger eller andre godtgjørelser. 

 
Revisor 2010 2009 
Kostnadsført honorar revisjon 167 250 169 000 
Kostnadsført annet honorar 3 500 3 500 
Sum 170 750 172 500 
   
Beløpet inkluderer merverdiavgift   

 
 

 
 
 
 
 



Note 13 – Bundne midler, garantier, forpliktelser   
Bundne midler og garantier: 2010 2009 
Skattetrekkskonto 929 344 873 075 
Portogaranti 15 500 15 500 
Tollgaranti 250 000 250 000 
Garanti Landslotteriet 2 893 075 2 824 610 
Sum 4 087 919 3 963 185 
   
Forpliktelser: 
Framtidige utbetalinger av banebidrag etter Skytterboka kapittel 13. Det er pr 31.12.2010 gitt 
tilsagn for til sammen kr 4 395 000 i banebidrag der Norges Skytterstyre har brukt retten gitt i 
kapittel 13.370 til å bestemme når forpliktelsene skal gjøres opp.  Tilsagnene er gitt under 
forutsetning av fortsatt offentlig tilskudd. 

 
Note 14 – DFS Trygdefondet   

 2010 2009 
Innbetalinger fra skytterlagene til dekning av forsikringspremie 48 023 48 013 
Årspremie ansvarsforsikring i IF Forsikring 67 398 69 127 
For lite innbetalt fra skytterlagene, belastet DFS Trygdefondet 19 375 21 114 

 
Note 15 – Ubenyttet offentlige midler   
Bokførte midler som gjelder mottatte tilskudd overført til senere år:  

   31.12.2010 31.12.2009 
Miljøpakkemidler overført til bruk neste år  2 844 704 2 419 594 
Merforbruk ordinære midler   -165 435 -131 832 
Sum  2 679 269 2 287 762 
Utsatt inntektsføring av offentlig tilskudd  0 36 687 
Totalt   2 679 269 2 324 449 
     
Hovedårsaken til at det er overført et så vidt høyt beløp som gjelder miljøpakken stammer fra 2009 
da man valgte å gjennomføre ett prosjekt mindre en planlagt som følge av usikkerhet om man 
kunne finansiere dette (ca 1,5 mill).  I tillegg er prosjekter planlagt gjennomført i 2010 blitt 
forsinket som følge av tidlig vinter i ett av prosjektområdene. 

 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2011 til å fatte følgende vedtak: 
 
Årsberetning og regnskap for private og offentlige midler for 2010 godkjennes. 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 16/2011 
Tingsak: Forslag om at Valgkomiteen gis myndighet til å foreslå endrede 
satser for godtgjørelser 

 
Justeringene av styrehonorar for skyttertingsvalgte medlemmer i Norges Skytterstyre ble 
sist justert ved vedtak i Tingsak 14/2002 etter forslag fra Norges Skytterstyre. 
 
Følgende regelverk ble da vedtatt: 
 
”A – Styrehonorar 
 
Formannen og de øvrige skyttertingsvalgte medlemmer av Norges Skytterstyre tilstås et 
fast årlig styrehonorar. 
Størrelsen på styrehonoraret fastsettes av Skyttertinget. 
 
B – Godtgjørelse for møter og andre pålagte oppdrag 
 

Skyttertingsvalgte medlemmer av Norges Skytterstyre, DFSU og SFU samt andre sentralt 
oppnevnte utvalg og komiteer tilstås en godtgjørelse pr. dag for møter og andre pålagte 
oppdrag i forbindelse med sitt tillitsverv. Møter eller andre pålagte oppdrag på lørdager 
og/eller søndager godtgjøres ikke. 
 
Det samme gjelder varamedlemmer som må møte i stedet for faste medlemmer. 
Størrelsen på møtegodtgjørelsen fastsettes av Skyttertinget. 
 
C – Dekning av utgifter til reise, kost og overnatting 
 

Skyttertingsvalgte medlemmer av Norges Skytterstyre, DFSU og SFU samt andre sentralt 
oppnevnte utvalg og komiteer får dekket sine utgifter til reise, kost og overnatting ved 
deltakelse i møter og andre pålagte oppdrag i forbindelse med sitt tillitsverv.  
 
Det samme gjelder varamedlemmer som må møte i stedet for faste medlemmer. 
 
Utgiftene dekkes etter bestemmelsene i Statens Reiseregulativ.” 
 
I tillegg vedtok Skyttertinget 2002 følgende: 
 
Styrehonoraret fastsettes til: 

• Formannen i Norges Skytterstyre    : kr 50.000 pr. år 
• Skyttertingsvalgte medlemmer av Norges Skytterstyre : kr   5.000 pr. år 

 
Godtgjørelse for møter og andre pålagte oppdrag fastsettes til kr 1.200 pr. dag. 
 
Forslaget fra Gauldal er at Valgkomiteen gis fullmakt til å foreslå justeringer av de 
ovennevnte satser. I forslaget er det foreslått at Valgkomiteen kan vurdere dette årlig som 
en del av sitt arbeid. Slik vil også Norges Skytterstyre være løst fra å foreslå noe som i stor 
grad gjelder dem selv. 
 
Drøfting: 
Administrasjonen er enig i forslaget fra Gauldal. Vi ser nytten av at styret frigjøres fra 
dette, og at en kontinuerlig vurdering av justeringer blir en del av Valgkomiteens årlige 



arbeid. Riktignok vil dette også gjelde Valgkomiteen, men i vesentlig mindre grad enn 
Norges Skyttestyre. 
 
Gauldals forslag konkluderer med at det faste, årlige styrehonorar for president og 
styremedlemmer også bør inngå i et eventuelt framtidig forslag fra Valgkomiteen. 
 
Skytterbokas Kap 1, pkt 1.700 må med dette gis et tillegg i en ny paragraf § 7 – 4. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2011: 
 
Valgkomiteen skal hvert år fremme forslag til Skyttertinget om justering av årlig, fast 
styrehonorar for Presidenten og øvrige skyttertingsvalgte medlemmer av Norges 
Skytterstyre. Dessuten møtegodtgjørelse pr. dag for møter og andre pålagte oppdrag, for 
medlemmer av Norges Skytterstyre og sentrale utvalg og komiteer. Det gis ikke 
møtegodtgjørelse for lør/søn”. 
 
Denne tekst føres inn i Skytterboka Kap 1, pkt 1.700  som  § 7 - 4. 
 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2011 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 

Sak 17/2011 Tingsak: Budsjettsøknad for offentlige midler 2013 
 
I ”REGLEMENT FOR ØKONOMISTYRING I STATEN, fastsatt ved kongelig resolusjon av 12. 
desember 2003 og gjennom ”BESTEMMELSER OM ØKONOMISTYRING I STATEN” fastsatt 
samme dato, er det fastlagt kriterier for driftsstøtte over forsvarsbudsjettet kap.1719 post 
71: 
 
Den overordnede målsettingen for organisasjoner som mottar driftsstøtte, er å styrke 
forsvarsviljen- og eller evnen hos det norske folk og å være nyttig for totalforsvaret. 
Opplysningsorganisasjonene som mottar driftsstøtte må ha som mål å styrke 
folkeopplysningen gjennom informasjon og holdningsskapende arbeid. Det legges vekt på 
at informasjonen skal representere et mangfold. 
 
Øvrige organisasjoner skal bidra til økt interesse for rekruttering til Forsvaret, samt bidra 
til å opprettholde Forsvarets evne og vilje til å utføre sine oppgaver så vel som folkets 
forsvarsmotivasjon. Internasjonal fredsbevarende og fredsbyggende aktiviteter 
vektlegges. 
 
I perioden fram tom 2010 har FD varslet en omstrukturering av søknadsskjemaet for 
økonomisk støtte fra Forsvarsbudsjettet. Endringene går i prinsipp ut på å tydeliggjøre i et 
nytt søknadsskjema forskjell på drift og prosjekter/aktivitet. FD signaliserer at dette i 
utgangspunktet ikke har som målsetting å redusere bevilgningene til de frivillige 
organisasjoner, men er ment å skulle systematisere og tydeliggjøre på en bedre måte enn 
før hva pengene brukes til.  



DFS sentralt har i møter med FD uttrykt skepsis til en slik oppdeling i det man derved kan 
oppleve en økonomisk styring fra FD. Dette være seg i organisasjonene og/eller mellom 
organisasjonene. Her har DFS vist til Stortingets vedtak om opprettelse av DFS og det som 
framkommer i Grunnreglene om hva Staten skal bidra til hva gjelder økonomisk støtte til 
DFS’ virksomhet.   
 
Forsvarsdepartementet vil prioritere å gi støtte til organisasjoner som når et størst mulig 
publikum. Fordi departementet gir driftsstøtte, og i liten grad stiller spesifikke krav til 
hvordan organisasjonens oppgaver løses og målsettinger nås, er det viktig at målgruppene 
oppfyller visse krav: 
 
• Organisasjonene må, i tillegg til å oppfylle øvrige kriterier for støtte, være 

landsdekkende. 
• Hovedsammenslutninger av organisasjoner bør prioriteres. 
• Organisasjonene må ikke vedkjenne seg politikk som strider mot norsk lov. 
• Organisasjonene må ikke ha en formålsparagraf som motarbeider den sikkerhets- og 

forsvarspolitikk som Stortinget har vedtatt. 
• Organisasjonene bør ikke ha som hovedoppgave å fremme sine medlemmers ve og vel. 
 
Det frivillige Skyttervesen har sine grunnregler gitt av Stortinget. Formålsparagrafen har 
stått uforandret i mer enn 100 år, men passer svært godt til de kriterier som 
departementet har gitt for driftsstøtte: 
 
”Det frivillige Skyttervesens mål er å fremme praktisk skyteferdighet innen det norske 
folk og derved dyktiggjøre det for landets forsvar.” 
 
Vårt overordnede mål: 
Da Stortinget opprettet Det frivillige Skyttervesen var det med den klare hensikt å bygge 
opp under forsvarsviljen og å styrke Forsvaret. 
 
DFS er en breddeorganisasjon - ”… innen det norske folk…”- med klar forsvarsmessig 
tilhørighet - ”… dyktiggjøre det for landets forsvar”. 
 
Hele vår aktivitet legges opp til og nå så mange som mulig gjennom lokale 
rekrutteringstiltak, markedsføring gjennom stevneaktivitet og lokale tilbud, utdanning av 
tillitsmenn og instruktører. 
 
DFS er en praktisk utøvende organisasjon som trenger baneanlegg. Det er viktig å 
understreke betydningen av at hvert lag har sin egen skytebane, så langt dette er mulig. 
Bygging og vedlikehold av baner blir i stor grad gjort på dugnad med midler fra det 
offentlige og midler som lagene selv skaffer til veie. Organisasjonen arbeider målbevisst 
med miljøforbedringstiltak gjennom den såkalte ”Miljøpakka”.     
 
Ved å ta hånd om salg av våpen og ammunisjon sentralt vil organisasjonen hjelpe 
skytterne med å kvalitetssikre disse produktene, og gi medlemmene best mulig pris. 
 
Gjennom styrking av det forpliktende samarbeidet med Forsvaret, og gjennom avtaler om 
bruk av baner/bygningsmasse, gjennom utdanningstiltak og felles arrangement – søke å 
legge forholdene best mulig til rette for vårt virksomhetsområde. DFS har således over 



flere tiår hatt samarbeidskurs med HV for utdanning av skyteinstruktører. Siden 2007 er 
dette også gjennomført med deler av med Hærens styrker. 
 
I St.prp. nr 42. Den videre moderniseringen av Forsvaret i perioden 2005 – 2008 har bl.a. 
ført til en kvalitetsreform av Heimevernet. Dette får den konsekvens at Heimevernets 
behov for skytebaner for gjennomføring av trening øker. Våre skytterlag må her være 
forberedt på økt støtte til HV gjennom lokale avtaler, slik vi kjenner det fra tidligere. 
 
DFS startet i 2005 et samarbeid med HV for økt fokus på utnyttelse av den skyteferdighet 
som DFS’ ungdomsskyttere har. Dette gjaldt både førstegangstjenesten og plassering i 
strukturen senere. Ordningen med førstegangstjeneste ved HVUV fungerte utmerket. I 
2008 ble imidlertid HVUV lagt ned og ordningen lagt på is inntil videre. Det arbeides med å 
se på andre løsninger for å få etablert en tilsvarende ordning som den som var etablert 
ved HVUV. DFS vil arbeide videre med å finne en ordning i samarbeid med Hæren og HV.  
 
DFS har i sine ungdomskull en relativt stor andel kvinnelige skyttere. Det bør utformes en 
strategi i samarbeid med Forsvaret slik at DFS kan støtte bestrebelsene med å informere 
og rekruttere de mest motiverte og best egnede av begge kjønn til Forsvarets 
mangeartede virksomhet. Herunder bør fokus fortsatt rettes mot ungdomsklassene ved f. 
eks Landsskytterstevnet, sentrale kurs for tillitsvalgte og regionale seminarer. I møter med 
FD har DFS har mottatt forslag om at DFS bør vurdere å invitere representanter(elever) fra 
grunnleggende befalsutdanning til kurs/samlinger for å presentere Forsvarets tilbud til 
våre rekrutteringsskyttere. På sikt vil dette, ved økt rekruttering til befalsutdanningen, 
styrke befalets kunnskap om vår virksomhet. DFS’ hjemmesider er allerede i bruk bl.a. til 
dette formål. DFS er kjent med Forsvarets uttalte målsetting om minimum 25 % 
kvinneandel i oppsetningene og har bl.a. dette som en målsetting ved de tiltak som nevnt 
ovenfor. For LS 2011 og senere vil vi fortsatt tilby Forsvaret markedsføring av ovennevnte 
satsing på storskjermer på LS.    
 
I en tid med et forsvar i sterk omorganisering og mange nordmenns opplevelse av et 
redusert nærvær av avdelinger, må vi som en frivillig forsvarsorganisasjon kunne hevde at 
vårt nærvær overalt i landet er viktigere enn noen gang. Ivaretakelse av skytebaner og 
arbeidet med å ha aktive skytterlag overalt får med dette en økt betydning.  
I arbeidet med å ta vare på skytebanene, særlig de som ligger nær bebyggelse, opplever vi 
et sterkt press på økonomien i organisasjonen. Vi har store kostnader til juridisk og teknisk 
bistand for enten å beholde eksisterende baner eller å bygge nye, lengre vekk fra 
bebyggelse. Det haster med å sikre eksisterende skytebaner. For å holde de økonomiske 
rammer innenfor anleggssektoren har Norges Skytterstyre vedtatt en reduksjon av 
ordinære bidrag for skytterlagenes oppgradering av sine baner i et 20 års perspektiv på 
den enkelte bane. For 2010, og inntil videre, er denne reduksjon 50 %. Dette til tross har 
det etablert seg et etterslep i størrelsesorden 1.8 mill til dette formål. 
 
Målgrupper: 
Helt fra starten av har Det frivillige Skyttervesen blitt pålagt å gjennomføre 
instruksjonsskyting for alle som i prinsippet ønsker det, spesielt nevnes ungdom fra og 
med det år de fyller 14 år og til og med utskrivningsåret. I lokalmiljøet arrangeres 
skyteskoler. Dette anses som ett av de beste rekrutteringstiltak.  
 
Skolene er en målgruppe vi søker å nå gjennom organisert skoleskyting i ungdomsskoler 
og videregående skoler. 



Også voksne gis tilbud om opplæring gjennom trening og konkurranser i klasser spesielt 
tilpasset voksne nybegynnere. 
 
Hvert år arrangeres Skytingens Dag i en stor del av lokallagene for at lokalbefolkningen 
skal få anledning til å bli kjent med skyttermiljøet. 
 
Forsvaret - spesielt Heimevernet(HV) - skal så langt som råd er gis anledning til å benytte 
skytterlagenes baner og bygninger. Dette samarbeidet reguleres gjennom avtaler med 
hvert enkelt skytterlag. De baner HV ønsker å benytte for sine årlige treninger gis prioritet 
ved oppgradering og kontroll av sikkerhet før avtale om bruk inngås. Til dette avsettes det 
særskilte midler for skytterlagene som eier disse baner. 
 
Samarbeidet mellom HV og DFS lokalt bygger derfor opp om en landsdekkende 
forsvarsstruktur som i hovedsak HV representerer.  
 
Skytterlagene vil, så langt kapasitet og ressurser rekker, gi jegere anledning til trening og å 
avlegge skyteprøven for storviltjegere slik det fremgår i vår avtale med Direktoratet for 
naturforvaltning. Ca 80.000 storviltjegere gjennomfører årlig trening og skyteprøven på 
DFS’ baner. 
 
Flere av våre skytterlag støtter også politiet i sin treningsskyting ved å gi adgang til bruk av 
skytebanene på avtalte vilkår. 
 
Enkeltprosjekter som skal videreføres: 
Skyttertinget har prioritert tre områder det skal jobbes spesielt med: 
 
1. Skytebaner (anlegg)  
2. Rekruttering  
3. Ammunisjon. 

 
Et fjerde prosjekt som det arbeides videre med i årene framover er fortsatt overgang til 
bruk av elektronisk målmateriell, også i feltskyting, samt utstyr for publikumsvisning for 
samme.  
 
Ved Skyttertinget i 2011 vil DFS sette fokus på foreløpig siste oppdatering av regelverket 
for antidopingarbeidet i organisasjonen. Bakgrunnen er et generelt økt fokus på 
problemstillingen innen idretten og i samfunnet forøvrig. Også Forsvaret har rettet et 
sterkere fokus på dette de senere år. Dagens regelverk har sitt utspring i vedtak tidlig i 
1980-årene, samt vedtak på Skyttertinget 2009.  
 
Vedtaket om reviderte regler vil gi et mer omfattende antidopingarbeid, med innleid 
støtte fra Antidoping Norge, noe som vil medføre økonomiske konsekvenser.  
 
1. Skytebaner/anlegg 
 Av de totale bevilgninger fra FD brukes hvert år ca en tredjedel til nybygg og vedlikehold. 
Av disse midlene er 5 mill. kr. brukt til støyforbedringstiltak på eksisterende baner med 
høyt støynivå, det såkalte Miljøpakkeprosjektet. Dette prosjektet skal gå over mange år 
etter en på forhånd godkjent plan. I en rapport fra SFT 1714/2000 av 18. februar 2000 blir 
det pekt på at dette arbeidet gir størst støydempende effekt av de tiltak som er kjent i 
dag, og det ble bemerket at en økning i resursinnsatsen i prosjektet fram til 2010 burde 



vurderes. Det har så langt, av økonomiske grunner, ikke skjedd noe av praktisk betydning 
for prosjektet. Det gjenstår fortsatt ca 58 skytebaner på listen over aktuelle baner for 
miljøpakketiltak. Målsettingen er nå justert til to-tre baner hvert år, pga. kostnadsøkning 
anleggssektoren. All den tid miljøpakkemidlene og de ordinære 20-års bidragene går til 
eksisterende baner kan løsning for de ordinære bidrag være av og til å belaste 
miljøpakkeprosjektet for å rydde bort sporadiske køer på de ordinære bidrag. 
 
DFS’ anleggsavdeling vil i de nærmeste år systematisere arbeidet med å støysoneberegne 
samtlige skytebaner eid av tilsluttede skytterlag. Hensikten er å forebygge at støysonene 
benyttes til formål som er lite forenlig med vår virksomhet. Dessuten kan kommunene 
benytte seg av vårt arkiv ved behov, slik at saksbehandling i kommunene blir enklere og 
raskere ved ombygging/nybygging av skytebaner. For øvrig gjøres dette arbeid av DFS 
allerede, men da på anmodning i det enkelte tilfelle. 
 
DFS vil fortsette arbeidet med eventuelle nyvinninger hva gjelder støydempningsmetoder 
for standplasser.  
 
Når DFS nå søker om en økning av driftsstøtten har det hovedsaklig sin bakgrunn i et 
økende økonomisk støttebehov på grunn av stadig høyere krav til miljø- og 
sikkerhetsmessige løsninger, som igjen betyr høyere kostnader. Et økende press for 
flytting av baner vekk fra boligområder fører også til et øket behov for juridisk og teknisk 
bistand. Den generelle kostnadsøkning i bygg- og anleggsbransjen spiller også en viktig 
rolle, noe som gir grunn til bekymring for dette spesielt viktige satsningsområdet. Med 
dagens vanskelige rammebetingelser for bygging av nye skytebaner er det av største 
betydning å vedlikeholde eksisterende anlegg. Økte tilskudd genererer økt egeninnsats fra 
skytterlagene, og bidrar dermed til betydelig verdiskapning. Norges Skytterstyre har tatt 
opp til vurdering støtte til innendørs anlegg for rekruttering og grunnleggende opplæring. 
Dette har vi så langt ikke hatt midler til.  
 
I tillegg til fokus på miljøet med hensyn til støy er DFS også involvert i et prosjekt igangsatt 
av Klima- og Forurensningsdirektoratet (KLIF) (tidl. Statens forurensningstilsyn) for å 
kartlegge mulige miljø-utfordringer med hensyn til eventuell avrenning av tungmetaller fra 
kulefang på skytebaner. Sett fra DFS’ side er resultatene fra prosjektet foreløpig ikke 
foruroligende for oss, men prosjektet vil i de nærmeste år kunne medføre inndekning av 
kostnader til tiltak av foreløpig ukjent omfang. I samarbeid med KLIF og NIVA, er det 
igangsatt et prøveprosjekt for måling/overvåkning av avrenning fra skytebaner. Til 
eventuelle prosjekter vil det bli søkt om prosjektmidler utenom de ordinære tilskudd.  
 
Miljøverndepartementet har gitt KLIF i oppdrag å igangsette vurdering av regulering av 
eksisterende skytebaner. Her deltar vi i møter og vurderinger mens KLIF så langt har 
dekket kostnadene utenom deltakelsen fra vår juridiske konsulent.   
 
I 2006 igangsatte DFS en total gjennomgang av de sikkerhetsmessige forhold på alle 
skytebaner tilhørende tilsluttede skytterlag. Prosjektet er omfattende og vil kreve 
økonomisk innsats i flere år framover.   
 
Konsekvensene av manglende resurser på skytebanesektoren vil først og fremst være 
redusert innsats i miljøpakkearbeidet fordi kostnadsveksten i anleggssektoren er stor. I 
2010 var ventelisten for baner som trenger tiltak i denne pakken 58, med en total 
kostnadsramme på ca kr 116 - 136 mill. Samtidig vil den totale sikkerhetsgjennomgang av 



alle baner forsinkes og ordinær støtte til vedlikehold reduseres og utsettes som nevnt 
ovenfor.  
 
2. Rekruttering 
DFSU har utarbeidet et eget budsjettforslag for 2013 som legges ved. Der beskrives tiltak 
som ønskes igangsatt for å styrke rekrutteringen. 
Dette gjelder bidragsordningene, aktivitetsstøtte, kurs og samlinger, merker, diplomer og 
informasjonsmateriell tilpasset forskjellige målgrupper. De øvrige breddetiltakene – som 
Dugleiksmerket, Den norske skyttermedalje, Forsvarsmerket, skoleskyting og skyteskoler – 
opprettholdes og styrkes gjennom informasjonstiltak, utvikling av støttemateriell og 
økonomiske tiltak. Nye trekk i aktiviteten blir støtte til rekrutteringen til Forsvarets nye 
struktur, herunder også rekruttering av kvinner til tjeneste i Forsvaret. I vårt samarbeid 
med FD, bl.a. ved møter i infoforum, kan informasjonen mot våre kvinnelige medlemmer 
formes slik Forsvaret ønsker det. I 2010 hadde DFS ca 17 000 – 19 000 medlemmer som 
var 20 år eller yngre. Herav ca 25 % kvinner. 
 
Norges Skytterstyre har i sine drøftinger i prinsippet vedtatt å styrke den økonomiske 
støtten til aktivitet på lokalt/regionalt nivå. Midler til nedskriving av ammunisjon til 
rekrutteringsskyttere er øket ved at gruppen som nyter godt av ordningen er utvidet tom 
20 år.  
 
Norges Skytterstyre har en klar intensjon om at kostnadene med å være aktiv i 
ungdomsklassene i vår virksomhet skal holdes under kontroll og helst reduseres.   
Nedskriving av ammunisjon er ett sentralt virkemiddel for å styrke rekrutteringen fra en 
bredest mulig del av befolkningen. Ønskemålet er derfor ytterligere midler for 
kostnadsreduserende tiltak.    
 
All den tid vi baserer vår virksomhet på skyting med grovkalibret ammunisjon, tilsvarende 
den som Forsvaret nytter, er hele den store ungdomsgruppen godt forberedt på den 
aktivitet som venter i militærtjenesten. 
 
DFS finner ingen grunn til å legge skjul på den oppdragende virksomhet som ligger i 
bunnen for all skyteaktivitet. Utøverne opparbeider en god evne til å følge regler og 
bestemmelser for opptreden og behandling av skytevåpen. En egenskap som samfunnet 
har uvurderlig nytte av.  
 
3. Ammunisjon 
Det ble ekstra viktig for DFS å følge opp ammunisjonsmarkedet etter at Nammo Raufoss 
AS flyttet produksjonen av skytterlagsammunisjon til Finland (Lapua). Så langt har vi ikke 
fått indikasjoner på at dette i seg selv blir en fordyrende prosess, men utviklingen må 
følges nøye. Kontakten med produsenten, produktutviklingen og leveranse vil bli ivaretatt 
ved Nammo Raufoss som før. 
 
Selv om man skulle få en viss prisøkning er målet fortsatt å opprettholde et høyt 
aktivitetsnivå i de ulike konkurranseformer, spesielt gjelder det å følge opp med tiltak og 
forbedringer i de feltmessige disipliner. 
 
All rekruttammunisjon blir nå nedskrevet. Skytterkontoret omsetter ammunisjon også fra 
Norma AS. I 2005 ble det omsatt en patrontype for Norma AS. Produktspektret er i 2010 
utvidet til fire forskjellige ammunisjonstyper. 



Norges Skytterstyre vurderer fortløpende ytterligere tiltak for å gjøre ammunisjon billigere 
for skytterne, særlig medlemmer i aldersgruppen 20 år og yngre.  
 
Arbeidet med klargjøring og vurdering av bruk av Forsvarets nye kaliber 5,56 mm i Sauer 
200 STR nærmer seg en avslutning. Det gjenstår mindre tekniske detaljer før løsningen kan 
sies å være fullt ut funksjonell. Den avsluttende tekniske finpuss utstår til DFS har 
besluttet godkjenning av kaliberet. Produksjon av denne ammunisjonen har et 
materialforbruk som er halvert i forhold til dagens ammunisjonstyper.  I dette kaliber 
ligger det derfor en forventning om pris  
 
Elektronisk anvisning  
Overgangen til elektronisk målmateriell / anvisning er fortsatt i sterk utvikling. Et 
samarbeid mellom Forsvaret og DFS førte i 2001 til at baneskytingene på 
Landsskytterstevnet i Bodø foregikk på elektroniske skiver. Publikumsløsningene ble 
meget godt mottatt og en kan derfor konkludere med at den nye teknikken ikke på noen 
måte har svekket Landsskytterstevnets popularitet.   

 
Generelt vil organisasjonen bruke en del resurser på å følge opp utviklingen på dette felt. 
Hva overgangen til elektronisk anvisning vil koste oss i årlige utgifter er vanskelig å 
tallfeste, men vi har allerede sett at organisasjonen vil få en del nye utgiftsposter i denne 
sammenheng. Nye modeller av elektronisk skivemateriell må testes og godkjennes før det 
tas i bruk. 
 
Forsvaret, ved GIHV, har igangsatt innføring av elektronisk anvisning også i feltskyting. For 
HV vil bruk av elektroniske feltfigurer være mannskaps-besparende og på sikt, etter alt å 
dømme, også være et godt økonomisk tiltak. 
 
Elektronisk målmateriell for Stang- og felthurtigskyting på lags- og samlagsnivå.  
DFS har til nå gitt bidrag til kjøp av mekanisk målmateriell for disse øvelsene. Etter en 
prosess og et samarbeid med KLIF og NIVA endrer DFS dette til kun bidrag til elektronisk 
målmateriell som miljømessig er en gunstigere løsning. Dette materiellet er imidlertid 
vesentlig dyrere enn det mekaniske og krever derfor økte midler for i ønskelig grad å 
påvirke lagene og samlagene til anskaffelse av slikt materiell.    
 
Utvikling av resultatsystemer og IT løsninger 
I 2010 har DFS fortsatt arbeidet med anskaffelse av et nytt resultatprogram til 
Landsskytterstevnet. Dagens resultatprogram baserer seg på DOS, og en ny Windows 
basert løsning er helt nødvendig for å kunne avvikle LS med de store kravene til 
gjennomføring som dette arrangementet stiller ved bruk av elektronisk målmateriell. 
Kostnad for nytt program er estimert til 1.0 til 1.3 mill. 
 
I 2010-2011 vil det også bli iverksatt en anskaffelse av nytt administrasjonsprogram for 
skytterlagene. Dagens programvare er 8 år gammel og er basert på lokal installasjon. Nye 
versjoner fra Microsoft har medført at det er problemer med å få dette programmet 
installert. En ny web basert løsning er derfor helt nødvendig, også med tanke på å 
effektivisere/rasjonalisere arbeidet i skytterlagene. Antatt kostnad 2.5 til 4.0 mill. kroner. 
Fra og med 2008 så DFS seg nødt til å øke bemanningen ved Skytterkontoret. En vesentlig 



økning i bruk av Internett, E-post, Tillitsnett og Administrasjonsprogram på data i 
skytterlag og samlag har tvunget fram en forsterkning av IT-avdelingen. Her var det 
tidligere kun en ansatt. Med alle kostnader i tillegg til lønn representerer dette alene en 
kostnadsøkning på ca kr 500.000.  
 
En oppgradering av DFS` utdanningsmodell ble vedtatt på Skyttertinget 1999 og ble 
gjennomført i full skala. Parallelt med dette må det fortsatt gjøres en betydelig jobb med 
utvikling og oppdatering av utdannings- og støttemateriell for tillitsvalgte.  ”Håndbok for 
skytterlag”, som Skytterstyret ønsket å sende ut til alle skytterlag, ble ferdigstilt og sendt 
alle skytterlag i 2002. Håndboken ble finansiert med prosjektstøtte fra FD. Boken har fått 
meget god omtale av brukerne. Det skjer fort endringer på mange felt innen 
organisasjonen og i løpet av de nærmeste år er en oppdatering helt nødvendig. Med 
prosjektstøtte fra FD ga DFS i 2007 ut eget hefte med tema ”konkurranseskyting med AG3 
i DFS”. 
 
I budsjettforslaget for 2013 er det gjort enkelte justeringer i forhold til forslaget for 2012.   
Skyttertinget må som vanlig gi Skytterstyret fullmakt til å foreta de nødvendige 
prioriteringer ut fra de midler som departementet stiller til rådighet. 
 
Utviklingen av FDs driftsstøtte de senere år samt kommentarer om framtidige 
prioriteringer av eventuelt økning av disse. 
 
Det er tidligere påpekt følgende forhold hva gjelder utviklingen av driftsstøttens 
størrelse: 
I årene 2001 – 2010 steg konsumprisindeksen fra 108,7 til 128,8 hvilket ga en stigning på 
20,1 %. Økningen i de faste lønnskostnadene var på 41,5 % i samme periode.  
 
Sum endring i driftsstøtten til DFS fra FD var i disse årene 12,4 %.  
DFS ble derfor i prinsippet tvunget til økonomiske innsparinger i nevnte periode.  
 
I den perioden som er beskrevet ovenfor er følgende tiltak/innsparinger foretatt: 

• reduksjon av antall ansatte fram tom 2007 
• reduksjon av kontorleiekostnader 
• reduksjon av antall styremøter 
• generelle tiltak av rasjonaliserende/besparende art  

 
Med dette har DFS gjort en målrettet innsats for at de mest prioriterte sektorer skal forbli 
relativt uberørt. F.o.m. 2008 har DFS, som beskrevet foran, sett seg nødt til å øke 
bemanningen med en person.  
 
DFS gjennomfører jevnlig anskaffelser/kjøp av tjenester som er underlagt reglene for 
offentlige anskaffelser. Tidvis, som i 2008-2009, er dette relativt tunge prosjekt, som 
krever kompetanse for korrekt håndtering som ligger utenfor ansattes forutsatte 
kunnskapsområde. Arbeidet blir derfor både tidkrevende og økonomisk krevende fordi det 
må leies inn omfattende støtte til prosessene. DFS ser seg derfor best tjent med en 
framtidig håndtering av prosjektområdet ved å ansette en person med dette som 
spesialfelt, evt. kombinert med en mulig avlastning av innleid juridisk bistand. Posten for 
administrasjon i budsjettet gjenspeiler derfor dette behov.  
Under avsnittet om skytebaner pekes det på at miljøpakkens framdrift og støtte til 



innendørs skytebaner er to områder hvor organisasjonen tilkjennegir ønsker/tanker om 
vesentlig økt økonomisk satsing.   
 
Kostnadene for den enkelte aktive utøver er etter manges mening en negativ faktor i 
rekrutteringsarbeidet. Det er for inneværende år allerede truffet tiltak for å bedre dette 
ved økt tilskudd til nedskrivning av ammunisjon. Tiltak i stor skala på dette felt er 
økonomisk meget krevende, men like fullt en vurdering som må gjøres kontinuerlig.  
  
Etter flere år med fast beløp ble DFS for år 2008 tildelt driftsstøtte med en økning på kr 
546.000. For 2009 var økningen kr 904.000. For 2010 ble tilskuddet dessverre det samme 
som 2009. Derved var vi igjen tilbake til en fastlåst økonomisk situasjon. Dette medførte 
ytterligere press på budsjettpostene. Norges Skytterstyre så seg nå nødt til å halvere 
ordinært banebidrag til skytterlagene. Et bidrag som skal sikre sikkerhetsmessig og 
miljømessig oppdatering av skytebanen hvert 20. år i skytterlagene.  
 
For 2011 gjentok historien seg, og vi fikk igjen bevilget samme beløp som foregående år. 
Dette medførte umiddelbar reaksjon for noen hovedposter, bl.a. anleggssektoren, hvor 
reduksjonen i ordinært banebidrag fra året før ble fastholdt samtidig som restansen i 
dekning av ordinært banebidrag økte. 
 
I 2014 vil DFS’ administrasjon måtte finne nye lokaliteter. ISS Landscaping, nåværende 
huseier, skal selv flytte da eiendommen er solgt og omregulert til boligformål.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2011: 
 
Det søkes Forsvarsdepartementet om en bevilgning på kr 41 100 000,- for år 2013. 
Skytterstyret gis fullmakt til å foreta justeringer på poster når bevilgningen for 2013 fra 
Stortinget er fastsatt. 
 
Forslaget til budsjett for 2013 ser slik ut sammenlignet med søknad for 
2012 og bevilgning fordelt på poster 2011:  
     
POST PROSJEKT SØKER FOR SØKT FOR BEVILGET 2011 

   2013 2012 FORDELT PÅ 
       POSTER 

11 Administrasjon          11 300 000            11 100 000  10 822 000 
12 Landssk.st./Nordisk/NC/NM 

felt/skifelt/skogsløp            2 500 000              2 100 000  2 375 000 
13 Medaljer, diplomer, merker               600 000                600 000 525 000 
14 Bidrag lag, samlag, kretser            2 500 000              2 600 000  2 444 000 

15 A Bidrag baner            8 700 000              8 700 000                4 615 000  
15 B Spesielle støytiltak            6 000 000              6 000 000                5 000 000  
16 A Utdanning            1 500 000               1 500 000   1 425 000 
16 B Utdanning/ samarbeid HV/matr              500 000                   500 000           Inngår i utd. 
17 Rekruttering            2 000 000              2 000 000  1 334 000 

18 A Feltskyting               800 000                 800 000  372 000 
18 B Skogsløp/Skifeltskyting               600 000                 600 000 235 000 
19 Ammunisjonsbidrag            2 650 000              2 650 000  2 570 000 



20 A Markedsføring/ informasjon               850 000                850 000 709 000 
21 Oppdatering av adm.program               600 000                 600 000 100 000 
22 Antidopingarbeid      Inngår i adm                          200 000 Inngår i adm                         

 SUM          41 100 000            40 800 000  32 526 000 
 
Merk:  
Beløp for 2011 er kr 1 326 000 høyere enn bevilget. Dette finansieres ved tilskudd fra 
Frifond som nyttes som tilskudd til ungdom på lagsplan. Herunder delfinansiering av 
skyteskole for skytterlag (kr 290 000), samt opprettholdelse av nedskrivning av prisen på 
ammunisjon for ungdom under 21 år (kr 585 000). Dessuten overføringer av ubrukte 
offentlige midler( kr 451 000) fra 2010.    
 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2011 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 

Sak 18/2011 Tingsak: Årsmelding 2010 
 
Administrasjonen la fram foreløpig utkast til årsmelding fro 2010. 
 
Vedtak 

Norges Skytterstyre ga føringer for det videre arbeid med Norges Skytterstyres årsmelding 
for 2010. Endelig versjon legges fram i neste møte. 

 
 
 

Sak 19/2011 Tidspunkt for LS 2012 
 
I sak 62/2010 ble det gjort vedtak om å gi administrasjonen fullmakt til å bestemme 
tidspunkt for LS 2012-2014. Dette i samarbeid med Forsvaret og de enkelte LS-
arrangørene.  
 
Før administrasjonen bestemte seg for tidspunktet 10.-18. august i 2012, hadde man 
valget mellom ulike løsninger som ville være mer eller mindre uheldige. Det var nødvendig 
å ta en beslutning slik at skyttere med familier fikk anledning til å planlegge LS i 2012. 
Nedenfor går administrasjonen gjennom spesielt tre forhold som påvirket valget:  
   

1. I 2012 arrangeres sommerolympiaden i tidspunktet 27.juli til 12. august. I det 
tidspunktet har NRK sagt at de ikke har sendetid for LS. Disse to ukene er den 
periode som stevnet normalt skulle vært avholdt. Hvis sending med NRK anses 
vesentlig, må derfor stevnet flyttes fra disse ukene. Administrasjonen anså TV-
sending som viktig i samstemmighet med arrangør i 2012, og valgte derfor å holde 
seg unna dette tidspunktet. (Mer om forholdet til NRK i administrasjonens drøfting 
nedenfor i forbindelse med notat fra Elverum.) 

 
2. Forsvaret har vært tydelig på at de ikke ønsker at stevnet skal foregå i juli måned, 

p.g.a. ferietiden for mannskapene i Forsvaret. I 2008 ble stevnet i Førde flyttet 



fram til 26. juli – 2. august med ”goodwill” fra Forsvaret i forbindelse med at 
sommerolympiaden da foregikk i begynnelsen på august. En slik ”goodwill” anses 
ikke nå rimelig fra Forsvaret, da stevnetidspunktet alternativt måtte vært i 
perioden 7. – 21. juli med mulighet for NRK-dekning.  
 

3. I 2012 foregår Ekstremsportuka i Voss med avslutning søndag 1. juli. Å komme i 
konflikt med denne som har 1 200 deltakere og 200 journalister med dertil mange 
tilreisende er uheldig. Skal LS arrangeres tidligere enn det måtte man hatt stevnet 
fra 16. Juni -23. Juni. I en stram tidsplan fram mot stevnet for arrangørene anses 
dette som et for tidlig tidspunkt. Her vil også stevnet komme i konflikt med EM i 
fotball i Polen som arrangeres i perioden 8. Juni til 1. Juli. Alt etter om Norge 
kvalifiserer seg dit, vil dette også påvirke om NRK har menneskelige ressurser og 
sendetid til å dekke LS på det tidspunktet. I perioden etter EM i fotball er det nok 
kun de to ukene fra 7. til 21. juli som kan være aktuelle for NRK. 

 
Etter at administrasjonen bestemte at tidspunktet skulle være 10. – 18. august, kom det 
flere negative reaksjoner. Flere fylker har bestemt at skolestart skal være 15. eller 16. 
august. Administrasjonen var klar over problemet for skolestart for elever, lærer og 
studenter, men omfanget var noe større enn antatt. På bakgrunn av de innkomne 
reaksjoner er det nødvendig å søke om det finnes et annet tidspunkt enn 10. – 18. august 
som i mindre grad rammer deltakere, Forsvaret, arrangør, NRK og DFS som organisasjon.   
 
Drøfting: 
Forholdet til NRK/Media 
Som første punkt vil administrasjonen drøfte hva DFS som organisasjon mister/risikerer 
med å velge å avholde LS samtidig med olympiske leker. Administrasjonen har i den 
forbindelse lest notatet fra Elverum skytterlag angående utgifter/inntekter i forbindelse 
med NRK sin tilstedeværelse på LS i 2010.   
 
I motsetning til Elverum har Voss fra starten planlagt sin banebygging slik at den oppfyller 
NRK sine krav til TV-sendinger. De vil således ikke få noen ekstra utgifter ut over krav til 
strømopplegg og opparbeiding av finalearena for Stang- og felthurtig. På inntektssiden er 
det helt klart et uutnyttet potensial for inntekter fra LS-arrangørene. Administrasjonen har 
vært i kontakt med Bodø om deres syn i forbindelse med NRK sin tilstedeværelse. De sier 
at de nok heller ikke har synlige sponsorinntekter som skyldes NRK sin tilstedeværelse, 
men samtidig er de tydelig på at det for arrangementet og DFS sin vegne er svært viktig at 
NRK er tilstede.    
 
Slik administrasjonen ser det, vil et LS uten NRK være svært negativt både for Voss og DFS 
generelt. DFS har de senere år brukt mange økonomiske og menneskelige ressurser for å 
få god PR gjennom TV-sendinger fra LS. Satsningen på arenaproduksjon og resultatservice 
har bidratt til det gode TV-produktet.  
 
Det har også vært styrets ønske å få flere TV-sendinger utenom LS for å bli mer synlig som 
organisasjon. Et LS uten NRK vil være ødeleggende for den mediebegivenhet som LS nå er 
blitt. Hvis vi flytter LS til et tidspunkt som ikke gjør det mulig for NRK å sende i 2012, vil 
det muligens også svekke samarbeidet videre. Vi opererer her i konkurranse med andre 
idretter som også ønsker mer TV-tid. Selv et annet LS-tidspunkt utenom OL vil medføre 
problemer for NRK i forbindelse med ferieavvikling og kollisjon med EM i fotball. For 
styrets nye medlemmer kan det opplyses at allerede høsten 2009 ble det i avtalen med 



NRK gitt tilsagn med styrets velsignelse om at stevnet skulle foregå uka etter OL i London. 
 
Et annet argument hvis vi legger LS 2012 til perioden før olympiaden, er at vi også mister 
mye av den medieoppmerksomhet vi ellers opplever. Aviser og radio vil i disse ukene først 
og fremst være opptatt av olympiaden i London og ha liten redaksjonell plass til LS. 
 
Arrangørene i Voss er enig i administrasjonens betraktninger rundt dette, og de vil ikke 
utfordre NRK til et tidspunkt hvor det er risiko for ikke å få TV-sending.  
 
Forholdet til Forsvaret   
Administrasjonen har ingen uttalelse fra Forsvaret om at det fra deres side hadde vært 
mulig å stille mannskapsstøtte i juli. Forsvaret har som beskrevet tidligere vært opptatt av 
at man i størst mulig grad må unngå juli måned. Vi vet også at mannskaper ved tidligere LS 
har klart å lage negative oppslag om DFS fordi vi har lagt LS i ferietiden. Dette argumentet 
blir nok mindre med innføring av elektronikk, da mannskapsstøtten blir mindre og 
sannsynligheten for å få med flere frivillige fra Forsvaret blir større.  
 
I skrivende stund er det ikke avklart om det blir elektronikk på feltskytingen i 2012. Med 
en stram tidsplan for innkjøp, anser imidlertid administrasjonen det nå som mindre 
sannsynlig at man rekker dette. Det gjør at et stevnetidspunkt i juli mellom 7. og 21. juli 
nok vil bli ansett som svært uheldig for Forsvaret. Om mulig kunne nok Forsvaret stilt opp 
tidligere på sommeren, men det gir andre utfordringer som eksempelvis kollisjon med 
Ekstremsportsuka og forholdet til arrangørens klargjøring til LS. Det er grunn til å anta at 
Forsvaret også har interesse av NRK sin tilstedeværelse for å få profilert Forsvaret 
gjennom lange TV-sendinger.     
 
Forholdet til arrangøren 
Arrangørene i Voss har en stram tidsplan fram mot LS. Et hvert forslag om stevnetidspunkt 
tidligere enn det som nå er skissert, vil medføre at de får kortere tid til planlegging. Dette 
argumentet er ikke så viktig hvis vi snakker om en uke eller 14 dager, men hvis stevnet 
flyttes en måned tidligere eller mer er nok dette kritisk.  
 
Som beskrevet ønsker også arrangørene sterkt å ha med NRK. De vil heller ikke gå i 
konflikt med Ekstremsportsuka med alle de tilreisende. Ekstremsportsuka avsluttes 
søndag 1. juli. Selv med stevnestart lørdag 30. juni vil det være problematisk med 
overlappingen mellom disse store arrangementene. 
 
Arrangøren er ikke redd for at en kollisjon med skolestart vil gi mange frafall til LS. Det er 
vanskelig å spekulere i hvor mange som ikke vil delta på grunn av et sent LS. Det kan 
fastslås at det nok blir færre enn om stevnet har et normaltidspunkt, men omfanget blir 
synsing som det er vanskelig å begi seg ut på.  
 
Forholdet til skolestart 
Det som er den store utfordringen med det sene tidspunktet er som beskrevet forholdet 
til skolestarten. Administrasjonen har på nåværende tidspunkt bekreftet kjennskap til fire 
fylker i Sør-Norge som har oppstart enten onsdag 15. august eller torsdag 16. august. Det 
er grunn til å anta at dette blir noen fylker til. Mange fylker har ikke bestemt skolestart 
enda, men fra Midt-Norge og nordover er det ikke skoler som starter før 20. August. 
 
 



Administrasjonens konklusjon:  
Administrasjonen mener det er så mange uheldige konsekvenser med et alternativ til den 
uka som er valgt at det ikke anbefales å flytte LS-uke. Administrasjonen mener imidlertid 
at stevnet kan flyttes slik at åpningen skjer torsdag 9. august og at stevnet foregår til 
torsdag 16. august/fredag 17. august.  
 
I den forbindelse kan det settes opp en tidsplan der man avslutter all finaleskyting for 
rekrutt- og juniorklassene senest tirsdag 14. august. Innledende skytinger og banefinalene 
for rekrutt/juniorklassene avsluttes mandag 13. august, mens det arrangeres feltfinaler for 
disse klassene tirsdag 14. august.  
 
Med en slik løsning er det muligheter for alle i disse alderstrinnene til å rekke skolestart. 
Et slikt opplegg skjermer de unge skytterne, men gir selvfølgelig fortsatt utfordringer for 
familier hvor voksne også skyter. Løsningen er selvfølgelig ikke optimal for disse gruppene, 
men burde likevel være mer tilfredsstillende gitt de krevende utfordringer som 
stevnetidspunktet for LS 2012 har. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Landsskytterstevnet 2012 i Voss skal arrangeres i perioden fra torsdag 9. august til fredag 
17. august. Det forutsettes at alle finaler i rekrutt- og juniorklassene er ferdigskutt senest 
tirsdag 14. august. 
 
 
Vedtak 

Styret pålegger administrasjonen og ytterligere å utrede konsekvenser av alternativt å 
flytte LS 2012 til uka 3. – 11. august. Tidspunkt for LS 2012 fastsettes endelig i møte 2. mai 
2011. 

 
 
 

Sak 20/2011 Stillingsinstruks for generalsekretæren 
 
Administrasjonen la fram forslag til ny instruks for generalsekretæren. 
 
Vedtak 

Instruks for generalsekretæren i DFS ble vedtatt.  
 
 
 

Sak 21/2011 Tingsak: Forslag om alternering av HM Kongens pokal 
 
Lakselvdal skytterlag har gjennom Troms skyttersamlag fremmet forslag om overførsel av 
HM Kongens pokal til alternering mellom DFS-disiplinene, NM felt, NM Stang, og NM 
felthurtigskyting.  
 
Vedtak 

Saken utsettes til neste møte. 



 
Sak 22/2011 Gjesteliste og gjesteopplegg for LS 2011 
 
Vedtak: 
Gjesteliste for LS med betingelser i forbindelse med innkvartering ble utarbeidet. Program 
for gjester ved LS 2011 utarbeides av administrasjonen. 

 
 
 

Sak 23/2011 Prisnivået for leie av plass for salgsboder i forbindelse med LS 2011 
 
Representanter for forhandlerne som leier plass for salg på LS-arenaen, har henvendt seg 
til Norges Skytterstyre på grunn av at de reagerer på høyt prisnivå til LS 2011.  
 
Drøfting: 
Selv om Norges Skytterstyre m/administrasjonen er med og styrer en del av det tekniske 
arrangementet av LS, synes prisnivå og organisering av stands å være en sak mellom 
arrangøren og bransjen. 
 
Vi er dog enig i at dersom kostnadsnivået framprovoserer bortfall av forhandlere av 
skytterutstyr vil det være et tap arrangøren, skytterne og miljøet på arena. Dette er nok 
noe framtidige arrangører vil legge merke til og sikkert handtere på en fornuftig måte.  
Selv om Norges Skytterstyre skulle etablere en ambisjon om å regulere omtalte prisnivå er 
det i alle fall for sent for årets arrangør.  
 
En slik regulering vil bl.a. kreve at det blir utarbeidet spesifikasjoner for området, fastsette 
priser og vurdere inntjening for arrangør. Her vil også inntjening for bransjen, verdien av 
markedsføring og kontakt med skytterne, samt betjeningsbehov ved stand være tema. I 
tillegg vil arrangørens kostnader kunne variere en god del fra sted til sted.  
 
Det synes klart for administrasjonen at dette er et kommersielt og sammensatt område 
det ikke umiddelbart er naturlig at skytterstyret griper inn i. 
 
Skulle det være et ønske om dette trengs det i alle fall mer tid enn fram mot årets LS, samt 
at arrangør må bli kjent med en eventuell slik regulering i god tid.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Pris for leie av stands på arena for LS 2011 fastsettes av arrangøren.  
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 
 
 
 



Sak 24/2011 LS-arrangører i 2011 sitt bidrag av kostnader med arenaproduksjonen 
 
I sak 82/2010 vedtok styret at LS-arrangørene framover skulle bidra med 300 000 kroner 
for tjenestene med arenaproduksjon og storskjerm under LS. Vedtaket ble gjort etter at 
det var gjennomført en ny anbudsrunde på disse tjenestene for årene 2011 til 2013. LS 
2011 og Bodø skytterlag har sendt klage på vedtaket. De mener det er urimelig at de blir 
påført en økt kostnad på 100 000 kroner i forhold til det beløp som Elverum betalte i 2010. 
LS 2011 argumenterer også med at de nå har inngått sine sponsoravtaler, og at de nå ikke 
kan påregne inntekter for profilering på storskjerm.   
 
Drøfting:  
Administrasjonen ser argumentene til LS 2011 om at vedtaket i styret kommer sent i 
forhold til allerede inngåtte avtaler om sponsing. Spesielt også sett i lys av at stevnet skal 
foregå på et sted som gir langt færre deltakere enn i Sør-Norge, blir belastningen for Bodø 
krevende. Administrasjonen vil anbefale styret at LS 2011 blir belastet det samme beløp 
som Elverum, som utgjorde 200 000 kroner for disse tjenestene. Dette er i samsvar med 
det LS 2011 søker om. 
 
Administrasjonen anbefaler at inndekningen søkes nådd gjennom det beløp som er satt av 
for offentlige utgifter i forbindelse med LS 2011. Om dette ikke kan oppnås belastes 
private budsjettmidler. 
 
Til orientering har administrasjonen orientert LS-arrangørene for 2012-2014 om vedtaket i 
sak 82/2010.         
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre har behandlet søknad fra LS 2011 angjeldende deres egenandel i 
forbindelse med arenaproduksjon og storskjerm. Norges Skytterstyre vedtar at LS 2011 
gjennom Bodø skytterlag belastes med 200 000 kroner for disse tjenestene. Dette er 
100 000 kroner mindre enn budsjettert, og øker DFS sine utgifter til arenaproduksjon med 
tilsvarende beløp for 2011. Beløpet søkes dekket gjennom DFS sitt LS-budsjett for 
offentlige midler 2011. Hvis dette ikke oppnås, belastes overskytende utgifter med private 
budsjettmidler.  
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 25/2011 Forslag om endring i klassesettingsreglementet 
 
Hedmark skyttersamlag har sendt inn forslag om å endre reglene for klassesetting i klasse 
1. Skytterbokas § 7.150 sier: … Skyttere med lenger fravær enn 14 år kan fritt velge klasse 
når de begynner igjen… Hedmark vil endre denne setningen til: … Skyttere som har rykket 
opp fra klasse 1 på kvalitet skal selv med langt fravær ikke kunne gå tilbake til klasse 1. 
 
Norges Skytterstyre behandlet denne saken i sitt møte i februar. Det ble da vedtatt å 
oversende saken til behandling i DFSU. 
 
Hedmark skyttersamlag har fremmet dette som en tingsak. Administrasjonen mener 
imidlertid at dette er en sak for Norges Skytterstyre. 
 
Vedtak 

Saken utsettes til et senere møte. 
 
 
 

Sak 26/2011 Forslag om endring av regel for NC 
 
NC komiteen ønsker å endre punkt 3.3 i retningslinjer og regler for Norgescupen i skyting, 
slik at det stevnet med avsluttende omgang siste runden av Norgescupen gjøres til et 
obligatorisk tellende stevne. 
 
Komiteen ønsker også å fjerne seeding av skytterne i første runde av cupen. 
 
Drøfting: 
I dag sier punkt 3.3 i retningslinjer og regler for Norgescupen i skyting følgende: 
 
”Plassiffer legges til grunn for poenggiving. Seks av de ni norgescupstevnene teller 
sammenlagt…” 
 
Dette ønsker NC- komiteen å forandre slik at det siste stevnet med avsluttende finale skal 
være et av de 6 tellende. Med en slik ordning vil det siste stevnet bli veldig avgjørende, og 
noen vil sikkert mene at det kanskje slik sett også vil være uforholdsmessig viktig. Men det 
vil også ha mange positive sider for Norgescupen. Med å gjøre det på denne måten vil 
ordningen kanskje bidra til at flere vil velge å delta siste runden, noe som har vist seg å 
være den helgen med lavest deltakelse. Sannsynligheten for at noen kan ha avgjort cupen 
før siste helgen, med da eventuelt poeng fra 5 stevner, er svært lav.  
 
Sett i lys av målsetningen med Norgescupen, og at den skal være et PR- og 
propagandaarrangement, vil det være av stor verdi for presse og publikum at det er lett å 
holde oversikt under avgjørelsen av cupen. Dette kan på en enkel måte sikres ved at de 5 
beste stevnene før siste obligatoriske stevne summeres, og så er det kun å plusse på 
poengene fra det siste stevnet. Og videre vil da spenningen i cupen bli beholdt helt til siste 
stevnet er skutt ferdig. Norgescup komiteen jobber i disse dager også med andre tiltak for 
å øke deltakelsen i tredje runde av cupen. Blant annet jobbes det med å stable på beina en 
sosial tilstelning lørdag kveld i forbindelse med avslutningsrunden.  
 



Norgescup komiteen ønsker også å fjerne seeding til første helgen av Norgescupen. Dette 
av flere grunner. En grunn er at den første helgen med Norgescup er ei helg med mange 
deltakere. Å fjerne seedingen denne helgen vil gjøre det enklere å gjennomføre 
skytterhelgen med hensyn til logistikk, og valgmuligheter for skytterlag der flere kjører 
sammen. Ofte kjører skyttere som er seedet sammen med andre som ikke er det. For 
arrangørene vil dette også være enklere, da de ikke behøver å sette av plasser i en presset 
tidstabell, som kanskje heller ikke blir belagt. 
 
Et annet moment er at seedingen har blitt gjort ut i fra en konkurranse som ble avsluttet 
året før. Av negative effekter kan vi kanskje si at eventuell presse som møter på 
avsluttende stevne denne helgen ikke nødvendigvis vil få med seg innledende skyting av 
alle de beste, men samtidlig vil uansett alle de beste være der for å skyte finale, og med 
det være tilgjengelig for pressen som før. 
 
Administrasjonen ser positivt på Norgescup komiteens forsøk på å forbedre Norgescupen, 
og støtter forslagene. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Følgende regelendringer gjøres i Norgescupen i baneskyting: 
 
Stevnet som har avsluttende finaleomgang i tredje og siste runde av Norgescupen gjøres 
obligatorisk tellende som et av 6 stevner. En skytter som ikke deltar på dette sjette 
stevnet kan således bare oppnå 5 tellende stevner i Norgescupen. 
 
Ordningen med seeding av skyttere i første runde av Norgescupen fjernes. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 

Sak 27/2011 Forslag om endrede regler for lagskyting for veteraner 
 
Nordfjord skyttersamlag har fremmet følgende forslag: 
 
Samlagsskytingen for veteraner skal gjennomføres med at de to første etappene skal være 
10 skudd liggende for skyttere som er 65 år eller eldre, mens de to siste etappene skyter 6 
kne og 4 ligg, og er for skyttere som er 55 år eller eldre. 
 
Vedtak 

Saken utsettes til neste møte. 
 
 
 
 
 
 



Sak 28/2011 Fremdriftsplan for LS 2012 
 
Administrasjonen la fram rapport til Norges Skytterstyre angående framdrift for LS 2012. 
Rapporten var utarbeidet på bakgrunn av vedtak i sak 11/2011, hvor administrasjonen ble 
pålagt å avholde møte med arrangørene i Voss for å klarlegge organisatoriske og 
økonomiske forhold i tilknytning til arrangementet.  
 
Vedtak 

Etter styrets skjønn foreligger det flere risikofaktorer knyttet til gjennomføringen av LS 
2012. Styret har stilt krav til arrangøren gjennom iverksetting av tiltak og dokumentasjon 
på en rekke forhold i perioden frem til neste styremøte. Dette for å sikre at arrangøren tar 
igjen det eksisterende etterslepet i forberedelsene. 

 
 
 

Sak 29/2011 Ansettelse av ny generalsekretær 
 
Det forelå 15 søkere til stillingen som ny generalsekretær i DFS. 
 
Vedtak 

Det var dissens i styret om hvem som skal tilbys stillingen som ny generalsekretær i DFS. Et 
samlet styre stiller seg likevel bak vedtaket om at følgende tilbys stillingen som 
generalsekretær i Det frivillige Skyttervesen i denne prioritetsrekkefølge: 
 

1. Jarle Tvinnereim 
2. Vidar Myhrer 
3. Terje Vestvik 

 
Presidenten får fullmakt til å avtale lønn og andre betingelser, herunder tiltredelsesdato, 
og inngå ansettelseskontrakt med den nye generalsekretæren.  

 
 
 

Meldingssaker 
 

1. Delegeringsdirektivet for saksbehandling i administrasjonen 
2. Forslag fra Nøtterø skytterlag 

 
 



 
DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 

Møte i Norges Skytterstyre 
 

MØTEREFERAT 1.-2. MAI THON HOTELL OPERA OG 
SKYTTERKONTORET 

 
MØTE INNKALT AV Kurt Arne Berglund, Generalsekretær 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER Olav K. Vaaje, President  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 
Olav K. Vaaje, Jarle Tvinnereim, Jan Åge Gjerstad, Heidi 
Skaug, Henning Ivarrud, Janne Kornbrekke, Ketil Olsen 
og Morten Bjerknæs.  

FRA ADMINISTRASJONEN Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 
 

Sakslisten og innkallingen ble godkjent. 
 
Informasjonskonsulent Toni Hovdedalen redegjorde ved 
starten av møte 2. mai for opplegget i forbindelse med 
årets Skytingens Dag 14. august. 
 
Hovedkomiteens leder for Landsskytterstevnet 2012, 
Jostein Bjørke, redegjorde i forbindelse med sak 48 om 
framdriften for planleggingen av LS på Voss. 

 
 

Sak 30/2011 Norges Skytterstyres årsmelding for 2010 
 
Norges Skytterstyre har i 2010 bestått av: 
President Hans O. Kveli (president t.o.m. LS slutt), President Olav K. Vaaje (President 
f.o.m. LS slutt), Visepresident Jarle Tvinnereim, Sindre Undseth (styremedlem t.o.m. LS 
slutt), Jan Åge Gjerstad (styremedlem f.o.m. LS slutt), Jon G. Hofstad (styremedlem t.o.m. 
LS slutt), Heidi Skaug (styremedlem f.o.m. LS slutt), Henning Ivarrud, Janne Kornbrekke, 
Morten Bjerknæs og GIHV Kristin Lund. 
 
Skyttertinget 
Norges Skytterstyre holdt ordinært Skytterting i Elverum på Central hotell torsdag den 29. 
Juli. Olav K. Vaaje fra Vegårshei ble valgt til ny president i Norges Skytterstyre, mens Jarle 
Tvinnereim ble gjenvalgt som visepresident.  Heidi Skaug og Jan Åge Gjerstad ble valgt 
som nye medlemmer av Norges Skytterstyre fra henholdsvis Midt-Norge og Østlandet 
landsdel. Morten Bjerknæs ble gjenvalgt som leder i DFSU, mens Asmund O. Amundsen 
ble valgt til ny leder i Skifeltutvalget. 
 
Landsskytterstevnet 2014 ble lagt til Sandnes med skytterlagene Gann, Gjesdal og Klepp 
som arrangører.  Det ble vedtatt at DFS skulle innføre en ordning med obligatorisk 
politiattest. Ordningen skal gjelde for personer som utfører oppgaver som innebærer et 
tillits- eller ansvarsforhold overfor mindreårige eller mennesker med funksjonshemming. 



Skyttertinget vedtok videre en ny Aktivitetsplan som skal gjelde i DFS for perioden 2011 og 
2012. (Fullstendig referat fra Skyttertinget 2010 kan leses på www.dfs.no.) 
 
Skyttertingsmiddagen 
Elverum kommune var vertskap for skyttertingsmiddagen på Norsk Skogmuseum. 
 
Under tingmiddagen ble organisasjonens høyeste utmerkelse – fortjenstmedaljen – utdelt 
til Sindre Undseth, samlagsleder i Østerdal i flere år før han gikk inn i Norges Skytterstyre i 
2004, og til Knut Grinde, samlagsleder i Sogn Indre i flere år og nå kretsleder i Fjordane 
krets. 
 
Hederstegn ble også utdelt under middagen til stevnepresident oberst Stein Erik Lauglo, 
sjef for HV-05 oberstløytnant Nils Arne Skaret, leder i Elverum skytterlag Odd Køhl og 
redaktør Norsk Skyttertidende Viktor Storsveen. 
 
Skjold ble tildelt Elverum skytterlag, Elverum kommune, HV-05 og Marit Tollersrud 
Owrenn.  
 
Til slutt ble det overrakt en gave til avtroppende president Hans O. Kveli fra samlagene – 
en flott sølvkanne. 
 
Landsskytterstevnet  
Landsskytterstevnet ble arrangert av Elverum skytterlag i perioden 29. juli – 7. august. 
Gjennomføringen av stevnet var svært god, og deres femte LS bar preg av å bli styrt av en 
dyktig stab. Skytterlaget rår over en arena som er godt egnet for et slikt stevne, med bane- 
og feltskytinger godt samlet, samt tilstrekkelig plass for publikum. Anlegget og arena for 
øvrig var godt vedlikeholdt og rustet opp til gjennomføringen av LS 2010. 
 
Stevnet hadde 6444 påmeldte. Dette var 556 skyttere mindre enn Handlingsplanens mål 
om 7000 påmeldte. 5862 av disse deltok på stevnet. Dette gir en frafallsprosent på 9 %.  
Til sammenligning var det for ti år tilbake påmeldt 5978 skyttere, og av disse deltok 5447 
stk. Dette er tilnærmet samme frafallsprosent, men da med en økning på 415 skyttere på 
LS i 2010 kontra 2000.  
 
Ser vi på tallene i rekrutteringsklassene viser de at hele 1337 skyttere deltok under LS 
2010. Tilsvarende tall for LS 2000 var 1007 skyttere, altså en økning på 330 skyttere. Dette 
tilsier at hovedvekten av den generelle økningen ligger hos rekrutteringsskytterne.  
 
Skytterkonge og kongepokalvinner ble Knut Jørgen Brodahl (Fana), som skjøt til hele 349 
poeng. Odd Arne Brekne (Lyngdal) ble Skytterprins med 347 poeng, etter omskyting med 
Anders Kruhaug (Bjerkvik) (347 poeng), som da fikk tredjeplass i mesterskapet. 
Skytterprinsesse ble Kristina Vaseng (Nordre Skage)(345 poeng). 
 
Samlagsskytingen for seniorer ble i 2010 vunnet av Sogn Indre med 388 poeng. 
Andreplassen gikk til Østfold med 387 poeng, mens Hardanger og Voss skjøt seg til en 
tredjeplass med 387 poeng, rangert bak på innertiere. 
 
Norgesmester i feltskyting ble Tor-Erik Fossli (Målselv) med 42/9, etter omskyting med 
Lars Johan Skjeggedal (Mykland). Tredjeplass fikk Terje Høyland (Time), med 42/6. 
Charlotte Taanevig (Farsund), ble beste kvinne i feltskyting, med 42/5. 
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Norgesmester i felthurtigskyting ble Anders Hundseid (Etne). 16 skyttere møttes til duell. I 
finalen gjelder det å være best i to av tre dueller.  På standplass sto da Anders Hundseid 
(Etne) og Magnus Bøklep (Hjelmen) som finalister, hvor Hundseid avgjorde på tredje og 
siste duell. 
 
Rune Fekjan (Jondalen) ble vinner av Stangskytingen, med 27 treff i finalen. Trond Glidje 
(HV-08) og John Olav Ågotnes (Sartor), fikk 26 treff. 
 
I rekrutteringsklassenes baneskyting fikk vi følgende vinnere. Klasse Rekrutt ble vunnet av 
Jan Erik Fredriksen (Flesberg). Klasse ER ble vunnet av Einar Westum (Tynset), og i klasse 
Junior var det Charlotte Kristiansen (Egge) som gikk til topps. Feltfinalene fikk følgende 
vinnere. Klasse Rekrutt ble vunnet av Tina Grøterud (Sigdal). I klasse ER fikk vi en 
dobbeltvinner, for her skjøt Einar Westum (Tynset) igjen best av alle i sin klasse. Vinneren 
av klasse Junior ble Vegard Engen Skogly (Asker). 
 
I veteranklassenes baneskyting fikk vi følgende vinnere. Klasse V55, Yngvar Vataker 
(Sandar og Sandefjord), klasse V65, Tore Bjørnar Thoresen (Korgen) og klasse V73, Bjørn 
Rundeberg (Etnedal). I feltfinalene fikk vi følgende vinnere. Klasse V55, Knut Arild Hansen 
(Torsnes), klasse V65, Arne Johan Seim (Seim) og klasse V73, Willy Enger (Nøtterø).  
 
(Øvrige resultater fra LS 2010 er å finne på www.dfs.no og i DFS årbok 2010.) 
 
Dyktige og motiverte mannskaper fra Forsvaret og spesielt Heimevernet (HV-05) bidro 
sammen med arrangøren til at Landsskytterstevnet ble profesjonelt gjennomført, og 
husket som et av de aller beste. 
 
Nordisk mesterskap og Nordisk ungdomsmesterskap i bane-, felt- og felthurtigskyting  
Sverige var vertskap for årets Nordiske mesterskap 2. – 4. september. Konkurransen gikk i 
Skõvde med flg. deltakere og ledere fra Norge:  
 
Lagledere:  
Hovedleder President Olav K. Vaaje, lagleder Jarle Tvinnereim. Leder ungdom Jan Erik 
Bjerklund. Utdanningssjef Engebret Mjøseng (trener) og Generalsekretær Kurt Arne 
Berglund.  
 
Følgende seniorer representerte Norge:  
Trond Bergan/Jondalen, Stian Bogar/Hovet og Hol, Ola Tore Dokken/Nordre Land, Tor-Erik 
Fossli/Målselv, Svein Jørund Githmark/Lillesand, Anders Kruhaug/Bjerkvik, Tor Harald 
Lund/Søgne, Roger S. Nilsen/Asker, Roger Ottosen/Tingelstad, Arild Røyseth/Åsane-
Hordvik, Rune Seim/Seim, Bjørn Trudvang/Raumnes, Hans Kristian Wear/Styrvoll, Pål 
Øyvind Ørmen/Råde, John Olav Ågotnes/Sartor.  
 
På ungdomslaget deltok for Norge:  
Katrine Idland/Gjesdal, Kim André Lund/Jondalen, Jan Kåre Moland/Drangedal, Knut Erik 
Svarstad/Bamble, Sunniva Særnmo/Elverum. 
 
Norge vant alle lagkonkurranser klart med unntak av felthurtig, der vi ble knepent slått av 
danskene. Individuelt dominerte våre skyttere konkurransene og vant hele 14 av 15 
medaljer. 
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I baneskytingen for seniorer var Norge overlegne med 10 skyttere først på resultatlisten. 
Vinner ble Tor Harald Lund, som med det tok sin andre seier i baneskytingen 23 år etter 
den første! På de neste plassene fulgte Hans Kristian Wear og Trond Bergan.  Blant 
ungdommene oppnådde Kim André Lund dagens høyeste poengsum av samtlige. Bak han 
fulgte Katrine Idland opp med sølv og Jan Kåre Moland med bronse.    
 
I feltskytingen ble det tredobbelt til Norge. De to beste fra baneskytingen byttet plass slik 
at seieren nå gikk til Hans Kristian Wear, mens Tor Harald Lund fikk sølv. John Olav 
Ågotnes kapret bronsemedaljen.  I ungdomsklassen ble det en suveren seier til Knut Erik 
Svarstad, som vant to treff foran Jan Kåre Moland og tre treff foran Katrine Idland.  
 
Mesterskapet i felthurtig ble denne gangen avviklet uten finale. Dermed ble skytteren med 
dagens raskeste tid vinner. Raskest denne dagen var ungdomsskytter Kim André Lund, 
mens Rune Seim hentet hjem bronsemedaljen.   
 
Norgescupen i baneskyting 
Norgescupen 2010 ble gjennomført etter vedtatte retningslinjer med 9 stevner fordelt på 
3 helger. Det var 24 søkere til stevnene. 
 
1. runde ble arrangert på Vestlandet, med skytterlagene Åsane/Hordvik, Fana og Os som 
arrangører. Ca. 450 skyttere deltok på hvert av stevnene i åpningsrunden. 
 

2. runde ble arrangert i forbindelse med Landsskytterstevnet på Elverum med 
skytterlagene Trysil, Nordskogbygda og Åmot, som arrangører. Rundt 1100 skyttere deltok 
på hvert av stevnene. I tråd med praksisen de senere årene ble stevnene i denne runden 
arrangert med mesterskapsomgangen fortløpende. 
 
Avslutningsrunden ble arrangert i Romsdal skyttersamlag med skytterlagene Kleive, 
Nesjestranda og Skaala og Elnesvågen som arrangører. Ca. 330 skyttere deltok på hvert av 
stevnene. 
 
Vinnere av Norgescupstevnene i år, ble Øivind Solbrekken Flatla, Tingelstad og Mette 
Finnestad, Søgne med to seiere hver, mens Sigurd Solli, Nordre Skage, Jan Håkon 
Jørgensen, Rygge, John Olav Ågotnes, Sartor, Roger Nilsen, Asker, og Liv Sollesnes, Jondal, 
vant et stevne hver. 
 
Etter at alle stevner var gjennomført ble Hans Kristian Wear, Styrvoll, vinner av årets 
Norgescup.  Dette var hans første seier i Norgescupen. Liv Sollesnes, Jondal fikk 
sølvmedalje, mens bronsemedaljen i år gikk til Øivind Solbrekken Flatla, Tingelstad.  
 
Norgescupstevnene samler mange skyttere. I 2010 var det drøyt 5600 deltakere til 
sammen på de 9 stevnene. Arrangørene har fremstått som dyktige arrangører og 
gjennomført stevnene på en positiv måte både for Det frivillige Skyttervesen og for den 
enkelte skytter. 
 
Norgescupkomiteen har også i 2010 bestått av Klas Erik Lindstad (leder) og Tor Isak Laugen 
som Skytterkontorets representanter, mens Knut Bråten fra Kongsberg skytterlag har vært 
skytternes representant i komiteen. 
 
 



Regnskap/økonomi  
Det frivillige Skyttervesen ble i 2010 bevilget et tilskudd på kr 31 200 000.  Det ordinære 
tilskuddet var på kr 26 200 000, og det ble bevilget kr 5 000 000 i såkalte 
miljøpakkemidler.  Inntektsføring av tilskudd gitt tidligere år utgjorde kr 36 687. Det 
frivillige Skyttervesen mottok i tillegg kr 750 448 i andre tilskudd. 
 
Det ordinære tilskuddet samt miljøpakkemidlene ble gitt etter søknad fra Skyttertinget 
2008.  Norges Skytterstyre har brukt fullmakten gitt av Skyttertinget 2008 om justering på 
underposter.  Pr 31.12.2010 var det kr 2 679 269 i ubrukte offentlige midler.  Overførbare 
midler knyttet til miljøpakkeprosjektet utgjør kr 2 844 704.  Det er brukt kr 165 435 mer av 
det ordinære tilskuddet enn hva som er mottatt.   
 
Som andre tilskudd mottok DFS kr 629 624 i mva-kompensasjon for sentralleddets totale 
kostnader i 2010 etter fradrag for kostnader som ikke er berettiget til slik kompensasjon.  I 
tillegg ble det mottatt kr 120.864 i forvaltningstilskudd fra Frifond.  DFS overtok i 2010 det 
forvaltningsmessige ansvaret for de såkalte Frifondmidlene.  I 2010 ble det mottatt kr 5 
613 552 fra Frifond som ble videreutbetalt til 243 skytterlag. 
 
Årsresultatet for 2010 ble kr -704 301.  Bruk av tidligere lotteriinntekter til finansiering av 
elektronisk feltmålmateriell, finansiering av oppstartsarbeidet med ny versjon av 
administrasjonsprogrammet til skytterlag og skyttersamlag (prosjekt grasrot), samt 
kostnader med informasjonsarbeid er hovedårsaken til dette underskuddet. 
 
Tilskuddene regnskapsføres etter retningslinjer gitt av tilskuddsyterne og revideres av 
Nitschke AS. 
 
Salgsvirksomheten 
Salgsavdelingen i Det frivillige Skyttervesen har i 2010 arbeidet med de samme gruppene, 
etter samme prinsipp og med samme bemanning som tidligere år. Det eneste 
stevnebesøket ble Landsskytterstevnet i Elverum.  
 
Avdelingens omsetningstall for 2010 viser at salgsinntektene er på kr 28 987 996, som er 
kr 1 178 800 lavere enn salget i 2009. Omsetningen er kr 1 537 996 høyere enn 
totalbudsjettet for 2010, som etter dette fikk et positivt driftsresultat på kr 1 260 871, 
dette må betegnes som svært bra. Vi fikk en prisstigning på ammunisjon fra januar på ca 
3,5 %, men på våpen fikk vi en prisnedgang fra august på 5,6 %, forårsaket av sterk norsk 
krone.  
 
Ammunisjonssalget   
Omsetningen på ammunisjon har i 2010 hatt en nedgang i salget på kr 500 158 i forhold til 
salget i 2009. Mye av grunnen er leveringsproblemer av rekruttammunisjon fra NAMMO, 
Raufoss. Salgsinntektene på ammunisjon for 2010 ble 15 609 804 som er kr 390 196.- 
lavere enn budsjett på 16 millioner kr. 
 
Salget av kaliber .22 ammunisjon har hatt en nedgang på ca. 900 000 enheter. Det er 
omsatt 3 481 000 enheter, (4 393 150 i 2009). Grunnen er meget store leveringsproblemer 
hos ELEY. Utvidelse med andre leverandører har ikke kompensert problemene. 
 
Salget av treningspatroner for jegere, har fått en liten nedgang. Salget viser en omsetning 
på 210 850 enheter (224 220 enheter i 2009.) 



Våpensalget 
Våpensalget har også i 2010 har vært litt lavere enn i 2009. DFS solgte i 2010 SAUER-
produkter for kr 12 616 273, mot kr 13 319 697 forrige år. En lavere omsetning på kr 700 
000, men kr 1 916 273 høyere enn budsjett.  
 
SIG SAUER ser ut til å ha løst sine leveringsproblemer som de hadde i 2009. De har klart å 
levere i henhold til avtale, og vi må rette en ros til den nye organisasjonen hos SIG SAUER.  
 
Salget av SAUER 200 STR viser at aktiviteten i organisasjonen fortsatt er god. Salget av 
våpen med juniorskjefter er stadig høyt i forhold til andre våpen i 6,5. (se tabell)  
 
Vi har registrert at svært mange skytterlag har investert i nye/flere lagsvåpen, noe som 
tyder på stabil og god rekruttering. 
 

Oversikten viser sammenlignet salg 2001 – 2010 
Type/kal 2001 2002 2003 2004 2005 2006 2007 2008 2009 2010 
Kompl. vp i kal. 6,5 397 420 445 397 363 395 365 329 356 308 
Kompl. vp i kal. 6,5 Jun. 56 74 80 109 138 156 182 172 206 199 
Kompl. vp i kal. 7,62 16 7 4 14 7 4 3 3 13 8 
Kompl. vp i kal. 22 71 72 102 82 104 125 102 78 97 109 
Kompl. vp i kal. 22, Jun 6 17 30 29 54 66 90 71 148 135 
Ombyggingssett 324 309 402 418 353 496 443 378 452 367 
Kompletteringssett 37 38 57 35 58 55 45 51 34 36 
Kompl.sett, Jun  2 7 9 16 21 14 29 26 21 
Irisblender 123 130 113 138 153 184 131 129 166 139 
Magasin 6,5/7,62 871 1016 1155 1194 1022 1313 1319 1102 1453 1356 
Magasin i kal. 22        229 304 427 

 
Annet salg 
Denne gruppen innebærer stevnemateriell inkludert skyteskiver for 15 meter, 
profileringsartikler, medlemskort og administrasjonsprogram. 
Gruppen har hatt en omsetning på kr 761 919 i 2010 (kr 737 107 i 2009) en økning på kr 24 
812 fra 2009, kr 11 919.- høyere enn budsjett.  
 
IT-arbeidet  
Ved utgangen av 2010, hadde 563 skytterlag kjøpt administrasjons-programmet.  Det har 
vært avholdt 4 kurs i administrasjonsprogrammet i 2010. Programmet kjører nå på versjon 
6.00 og installasjonsprosedyren ble i løpet av 2010 justert for bedre å fungere mot 
Windows Vista og Windows 7.  
 
957 e-postadresser var registrert på skytterlag, samlag og kretser ved utgangen av året.  
372 internettsider var ved utgangen av året kjøpt av skytterlag og samlag. 291 av disse på 
Idium plattform, en løsning som er stadig økende med 56 nye i 2010, og 81 på Dform 
plattform, dette er 19 mindre enn i 2009. Vi har også ved utgangen av året 76 FTP-
kontorer for livevisning til skytterlag og samlag i drift, mot 50 i 2009. 
It-avdelingen har hatt en anbudsrunde på ny portalløsning og adm.prg. Leverandør ble 
valgt høsten 2010. WinOrg AS vant anbudskonkurransen. Med seg har de 
underleverandørene: Epinova (CSM), BaseFarm (Drift), IXD (Design). Oppstart av dette 
prosjektet var i november 2010. Program forventes ferdig i løpet av 2011. 
Nytt resultatprogram ble tatt i bruk på Landsskytterstevnet, levert av Kongsberg 
Mikroelektronikk AS. Det ble lange arbeidsdager i forkant av stevnet, da KME var noe 



forsinket med sin leveranse. Men utad merket publikum veldig lite til dette. 
Samlagsskytingene ble kjørt på det gamle resultatprogrammet, uten problemer. Det nye 
programmet har mange flere muligheter enn det gamle, slik at vi nå er godt rustet for 
framtiden mht. evt. innføring av elektronikk på felt.  
 
Samarbeidet med Forsvaret 
Samarbeidet mellom DFS og Forsvaret har også i 2010 vært meget godt.  
 
GIHV, generalmajor Kristin Lund, og generalsekretær Kurt Arne Berglund, har hatt flere 
avklarende møter vedrørende ny avtale om Forsvarets støtte til LS f.o.m. 2011. Stabssjef i 
HVST, flaggkommandør Ketil Olsen, har også representert Forsvaret i forhandlingene. Det 
har særlig vært fokusert på hvilke deler av dagens materiell som kan videreføres og hva 
som må nyanskaffes. Det framsto i løpet av 2009 en avklaring om at banemateriellet skulle 
videreføres. Avtalen ble underskrevet 28.april 2010. 
 
Landsskytterstevnet i 2010 ble støttet av Forsvarets Operative Hovedkvarter (FOH), 
Opplandske HV - distrikt 05, Forsvarets Logistikkorganisasjon/materiell (FLO/M), 
Forsvarets Logistikkorganisasjon/Romerike tekniske verksted (FLO/RTV) og FLO/IKT 
(informasjons- og kommunikasjonsteknologi), INI (Forsvarets informasjonsinfrastruktur) 
og Østerdal Garnison. De militære avdelingene gjorde en utmerket innsats med 
planlegging og gjennomføring av sin støtte til LS. 
 
De elektroniske skivene som ble introdusert ved LS 2001 fungerte fortsatt meget godt. 
 
Etter avtale med NIH/Forsvarets avdeling ble offisielt Mil NM i rifleskyting arrangert under 
LS 2010, som året før. Programmet for Mil NM var regulær skyting i klasse AG3 og HK 416, 
med kun liggende skyting i feltskytingen, etter ønske fra Forsvaret. Som i 2009 ble det 
arrangert egen finale i Mil NM. I denne finalen deltok de 10 beste fra innledende skyting i 
felt-, Stang- og baneskyting. Alle ti hadde samme utgangspunkt i finalen. Denne ble vist på 
storskjerm, skive for skive. Arrangementet ble meget vellykket. Det ble ikke gjennomført 
egen finale i klasse HK 416. Vinner i denne klassen ble skytter med laveste plassiffer i felt-, 
Stang- og baneskyting.  
 
I samsvar med DFS’ formålsparagraf er det i all aktivitet i hele organisasjonen tilrettelagt 
for at militært personell kan vedlikeholde egen skyteferdighet med tjenesterifle ved 
deltakelse i konkurranser og trening i egen klasse.   
 
DFS støtter studiet Idrettsledelse Skyting ved NIH med forelesere og mentorstøtte ved 
større oppgaver. Mange av studentene er personell fra Forsvaret.  
 
I samarbeidet med Heimevernet (HV) sentralt har også 2010 vært et meget positivt år. Her 
har arbeidet med ny avtale om støtte til LS samt anskaffelse av elektronisk målmateriell til 
LS- øvelsene i feltskyting dominert aktiviteten.  I 2010 har vi igjen gjennomført 
samarbeidskursene I og II med HV, som tidligere.  
Lokalt og regionalt har HV avtale om bruk av ca 140 baner, tilhørende skytterlagene i DFS, 
for gjennomføring av skarpskyting under årets trening. Skytterlagene har registrert en 
vesentlig reduksjon i aktivitet de siste årene. Arbeidet med retningslinjer for HVs bruk av 
sivile skytebaner er avsluttet og GIHV har gitt ut sine retningslinjer for dette.  Disse 
retningslinjene danner grunnlag for bruksavtale mellom HV-distrikt og skytterlag.  
Norges Skytterstyre har vedtatt at de baner HV skal benytte skal prioriteres i det 



sikkerhetsarbeid DFS har igangsatt på generelt grunnlag på skytterlagenes baner. Totalt 
har DFS-lagene ca 800 skytebaner over hele landet. Her gis alle som ønsker det anledning 
til trening med rifle. DFS’ største økonomiske utfordring er vedlikehold av denne 
banemassen, særlig med tanke på sikkerhetsmessige forhold.     
 
Møtevirksomheten mellom Heimevernsstaben (HVST) og Skytterkontoret har vært 
gjennom en god periode. GIHV og generalsekretæren møttes jevnlig i sitt arbeid med 
utkast til ny støtteavtale for gjennomføring av LS. Fra DFS deltar Utdanningssjef og 
Ungdomskonsulent i en arbeidsgruppe for å vurdere videre utvikling av samarbeidet HV-
DFS i framtiden. Avtalen mellom HV og DFS forventes revidert i forhold til gruppens 
konklusjoner.  
 
I 2004 ble det igangsatt et samarbeidsprosjekt ved Heimevernets utdanningssenter 
Værnes (HVUV) hvor DFS-skyttere som skulle inn til førstegangstjeneste ble tilbudt god 
tilrettelegging for skytetrening, i og utenfor tjenesten, samtidig som deres 
skyteferdigheter skulle utnyttes i skarpskytterutdanningen i HV. Målet var 
skarpskyttertjeneste i HVs oppsetninger.  
 
Det ble gjennomført et pilotprosjekt på dette i to kontingenter, en i 2004 og en i 2005. 
Første ordinære kontingent ble innkalt sommeren 2006. Denne besto av 19 skyttere, 
herav to jenter. Evalueringen fra kontingenten var meget positiv. Det ble lagt stor vekt på 
at denne ordningen skulle bli til beste for samarbeidet mellom HV og DFS. Norges 
Skytterstyre la føringer for at virksomheten ved HVUV skal støttes maksimalt for et 
vellykket resultat. 
 
Sommeren 2007 ble ny kontingent innkalt. Ved dimisjon var tilbakemeldingene også fra 
denne kontingenten meget positive.  
 
I arbeidet med tilførsel av aktive skyttere til skarpskytterutdanning ved HVUV samarbeidet 
DFS aktivt med Vernepliktsverket.  Målsettingen i antall pr kontingent ble nådd. Ved et 
fortsatt godt opplegg og aktiv støtte har DFS tro på at ordningen etter hvert blir 
”selvrekrutterende”. Utenom de som ble rekruttert til denne spesielle tjenesten 
produserer DFS ca 2000 skyttere årlig opp til vernepliktig alder. Dette er en gruppe som 
kan rifleskyting ved frammøte til tjeneste og er i så henseende et markant bidrag til 
forsvarsevnen i befolkningen.  
    
Tidlig i 2008 kom det politiske signaler om at HVs soldatutdanning ved Værnes skulle 
legges ned. Det arbeid som i ovenstående avsnitt er beskrevet som en vellykket satsning 
er dermed beklageligvis et avsluttet kapittel. Etter som det var enighet om at vi her hadde 
arbeidet fram en meget god ordning som involverte parter var tilfredse med vil Hæren og 
Heimevernet vurdere en videreføring av ordningen.  
 
I april 2007 ble det innledet drøftinger med en avdeling i Hærens Styrker (HSTY) om 
skyteinstruktøropplæring ved Grunnleggende Befalsutdanning (GBU) etter samme 
mønster som samarbeidskursene for HV. Første kurs ble gjennomført ved 
Panserbataljonen på Setermoen i juni 2007. Høsten 2007 ble det avtalt tilsvarende kurs for 
HMKG. I 2009 var det avtalt kurs for Panserbataljonen, men kurset ble utsatt pga at 
bataljonen ble oppsatt med HK 416 og våre instruktører selv trengte kurs i 
våpenkjennskap før instruktørutdanningen for Hæren kunne fortsette. Kurs for dette er nå 
gjennomført. Skyteinstruktørkurs for GBU ved HMKG ble gjennomført i 2010. Det er 



allerede avtalt nytt kurs ved HMKG i august 2011.    
 
På regionalt og lokalt nivå fortsatte det gode samarbeidet som før. Dette samarbeidet 
gjelder først og fremst bruk av skytebaner og skytterhus samt lokal støtte til arrangement 
av stevner, møter og kurs.  
 
Omstruktureringen i Forsvaret har pågått også i 2010. Heimevernet, som nå har redusert 
antall distrikter til 11 (tidl. 18), skal innrettes mot nye og framtidige nasjonale trusler i 
rammen av det moderne samfunn og organiseres i en styrkestruktur på ca 45000 personell 
inndelt i Innsats-, Forsterknings- og Oppfølgingsstyrker. DFS har fulgt opp denne 
omstruktureringen bl.a. med endring av representasjonen i distriktsrådene. Heimevernet 
signaliserer en øket trening og bruk av de DFS-baner som nevnt foran. 
 
I Forsvarets ledelse er den mest markerte endring at Generalinspektørene ble flyttet ut av 
Oslo i 2009, med unntak av GIHV. GIHV ble værende i Oslo, men er nå planlagt å flytte til 
Terningmoen, Elverum.   
 
I forbindelse med flytting/etablering av nye lokaler for Skytterkontoret har det, som 
tidligere, også i 2010 vært en fortsatt dialog med Forsvarsbygg vedrørende plass i 
lokaliteter i Forsvaret. Det foreligger ingen avklaringer på dette på nåværende tidspunkt, 
og Forsvarsbygg ser ikke noen umiddelbar løsning på våre henvendelser. 
    
Forsvarets representant i Norges Skytterstyre er som før Generalinspektøren for 
Heimevernet, generalmajor Kristin Lund.  Flaggkommandør Ketil Olsen, stabssjef i HVST, er 
varamedlem. Sistnevnte er også leder i Forsvarets Skyteutvalg.  
 
Antidoping  
Det ble foretatt 21 dopingkontroller fordelt på tre stevner i 2010. Det var på Norgescup i 
Åsane/Hordvik, Landsskytterstevnet i Elverum og på Norgescup i Malmefjorden. Prøvene 
ble analysert på Aker universitetssykehus og samtlige 21 prøver var negative. Det var 
første året at Antidoping Norge tok over ansvaret for gjennomføring av kontrollene. 
Samarbeidet med Antidoping Norge har fungert utmerket. 
 
Skifelt/skogsløp med feltskyting  
Utvalget for skifelt (DFS/SFU) har ledet arbeidet innen sektoren etter fastlagte 
retningslinjer. 
 
Sesongen startet med NM i skifelt arrangert av Rand skytterlag 13.-14. mars. Her vant 
Herman Erdal fra Førde normaldistansen og med det sin andre Kongepokal i skifelt. 
Sprinten ble vunnet av Øystein Nygård fra Øversjødalen. Anna Kirsten Hellevang fra 
Omvikdalen dominerte blant de kvinnelige seniorene, og vant begge øvelser. 
 
NM i skogsløp med skyting var i år for første gang delt. Normaldistansen ble arrangert 
under Landsskytterstevnet på Elverum. Her var det Lars Johan Skjeggedal fra Mykland som 
gikk til topps. Vinner av klasse senior kvinner ble Stine Løvåsen fra Trysil. Normaldistansen 
var denne gang todelt, slik at 30-skudden på LS telte som skytedelen, etterfulgt av et rent 
skogsløp etter jaktstartmetoden. Sprint og stafett ble arrangert av Molde og 
Fannestranden skytterlag lørdag 28. august. Vinner av senior menn ble Herman Erdal fra 
Førde, mens Anna Kirsten Hellevang fra Omvikdalen vant kvinneklassen. 
Aktivitetskonkurransen knyttet til lagkonkurransen i skifelt eller skogsløp med skyting 



hadde i 2010 en liten nedgang i forhold til rekordåret 2009. I år deltok 46 lag med til 
sammen 653 starter. Vinner av konkurransen ble Fana skytterlag med 86 deltakere. 
 
DFS/SFU arrangerte nok en gang en uformell konkurranse under Landsskytterstevnet. 
Denne ble arrangert over to kvelder, og oppslutningen var brukbar. Totalt deltok 130 
utøvere. 
 
Skytebaner 
Sakene som berører skytebaner er ivaretatt av anleggssjefen, i samarbeid med de faste 
eksterne konsulentene (juridisk og teknisk konsulent). Det er som tidligere fokusert på 
skytebanesikkerhet, men det er også fokusert på å løse konflikter og å forebygge 
framtidige konflikter for skytterlag. I samarbeid med Klima- og forurensningsdirektoratet 
(KLIF, tidligere SFT) er det nedsatt en gruppe som arbeider med nye retningslinjer for 
konsesjonsbehandling av støy og forurensing fra skytebaner. Gruppens arbeid nærmer seg 
nå slutten og innstilling til nye retningslinjer vil bli oversendt Miljøverndepartementet. 
 
Utfordringer avdelingen har hatt, og som blir aktualisert mer og mer i framtiden, er 
spørsmål omkring offentlig regulering av skytebaneområder. Dette er tidkrevende, dyre og 
kompetansekrevende prosesser som i mange tilfeller er helt nødvendige, eller ganske 
enkelt en forutsetning for å holde skytebanene åpne. Det er viktig for å sikre skytebaners 
framtid og legitimitet, at denne type prosesser gjennomføres på en profesjonell måte og i 
samarbeid med offentlige myndigheter. Like viktig er det at DFS bistår skytterlagene med 
kompetanse som ikke bare sikrer bruksinteressene, men også at gjeldende regelverk 
etterfølges for å sikre framtidig bruk av baneområdene. 
 
Miljøpakkeprosjektet: 
I 2010 er det satt i gang bygging av to baner i forbindelse med miljøpakkeprosjektet. 
Forsinkelse pga manglende levering av tilbud i en av anbudsprosessene har resultert i ikke 
ferdigstilte prosjekter i 2010. Midlene vil bli overført til neste års budsjett og et ekstra 
prosjekt kan realiseres i 2011. Det planlegges 3 byggeprosjekter finansiert med 
Miljøpakkemidler i 2011. 
 
Per dato gjenstår i underkant av 60 baner som vurderes for miljøpakketiltak. Videre 
utredninger, gjennom en kontinuerlig prosess, tar sikte på å avklare nærmere hvor stor 
andel av banene som fullt ut tilfredsstiller kriteriene for tildeling. 
 
Følgende 11 skytterlag har mottatt utbetaling av Ordinært banebidrag som følge av 
innvilgede søknader i 2010:  
 

• Røros, Drangedal, Rand, Haugen, Henning, Sunnylven, Utvik og Innvik, Askvoll og 
Holmedal, Rise og Løddesøl, Øyfjell, Falken. 

Følgende 48 skytterlag har mottatt juridisk bistand i løpet av 2010:  
Arna, Asker, Askøy, Aurland, Bolkesjø, Drangedal, Fana, Finnøy, Fjære, Flesberg, Gann, 
Gaular, Geilo, Glimt, Hov, Hyllestad, Lillehammer, Lindåsneset, Lunner, Brandbu, 
Tingelstad, Namsos, Nedre Målselv, Nedre Nordreisa, Olden, Orkla, Radøy, Randsfjord, 
Ringerike, Saltdal, Sandar og Sandefjord, Sande, Skaun, Sortland, Stavanger, Steinkjer, 
Sørkedalen, Topdal, Tromsø, Tuddal, Urskog, Vestre Toten, Vik, Voss, Ørnes, Ådal, Larsnes, 
Moldestranda. 



Følgende 43 skytterlag har mottatt teknisk bistand i løpet av 2010: 
Asker, Bergen, Bodø, Bolkesjø, Bø, Elverum, Fana, Flesberg, Gaular, Geilo, Gjerpen, 
Granvin, Haugesund, Helgådal, Hjelmen, Holmestrand, Inderøy, Lunner, Mandal, Nedre 
Målselv, Nes og Hovind, Olden, Os, Radøy, Rennebu, Rjukan, Sandar og Sandefjord, Sande, 
Skedsmo, Sortland, Stavanger, Stranda, Strandvik, Sæberget, Søgne, Søndre Modum, 
Tromsø, Tønjum, Urskog, Vestnes, Vingelen, Voss, Ådal. 
 
Skytingens Dag  
I 2010 ble det innført et nytt konsept og nye rutiner for Skytingens Dag. Intensjonen bak 
det nye konseptet var å gjøre dette enklere og bedre tilrettelagt for skytterlagene. I tråd 
med informasjonsstrategien ble det lagt opp til et mer kampanjebasert konsept, hvor 
synliggjøring i lokalmiljøet skulle vektlegges. Det ble også vektlagt oppfølging av deltakere 
i etterkant av arrangementet, hvor registrerte deltakere kunne innbys til lagets trening 
eller en skyteskole. Vi ønsket også å benytte et eksternt lager, hvor Skytingens Dag-
materiell kunne bestilles gjennom året. Dessverre opplevde skytterlagene i 2010 et 
redusert tilbud i forhold til Skytingens Dag, og dette på grunn av at tiden og budsjettet 
ikke strakk til. Vi bygger videre på det nye konseptet i 2011, i en forbedret utgave basert 
på erfaringene vi gjorde oss under årets arrangement og tilbakemeldinger fra 
skytterlagene. 
 
Hvert lag skulle melde inn sin kontaktperson, og vi kunne registrere at 330 skytterlag 
meldte inn kontaktperson for Skytingens Dag i 2010. Til sammenlikning bestilte 256 lag 
materiellpakken i 2009, mens ca 200 av lagene bestilte pakken i 2010. Reduksjonen her 
skyldes nok mye at bestillingsprosessen ble for komplisert. I 2010 deltok 7473 deltakere 
på Skytingens Dag, noe som er en nedgang på 812 deltakere fra året før. 
 
Sentral utdanningsvirksomhet 
Med utgangspunkt i DFS sin Aktivitetsplan for 2009 – 2010, og i DFS sin 
Informasjonsstrategi, har utdanningsavdelingen i 2010 utført sin virksomhet slik:  
 
Instruktørutdanning 
Det er avgjørende for DFS at organisasjonen driver en kontinuerlig rekrutterings- og 
opplæringsvirksomhet. Sentralt i arbeidet med å ta imot nye skyttere står alle 
organisasjonens instruktører. Det er derfor en prioritert oppgave for DFS å hvert år tilføre 
organisasjonen et stort antall nye instruktører. Dette skjer gjennom et variert 
opplæringstilbud regionalt i samlagene, og i DFS sentralt. DFS har flg. tilbud om 
instruktørkurs:   
 

• Lokale instruktørkurs i regi av samlagene – varierende varighet. 
• Instruktørkurs 1, alternativ modell i regi av DFS – tre dagers varighet.  
• Instruktørkurs 1, alternativ modell i regi av samlagene – tre dagers varighet. 
• Instruktørkurs 1, samarbeidskurs mellom HV og DFS – fem dagers varighet. 
• Instruktørkurs 1, i regi av faglærer ved NTG – fem dagers varighet. 
• Instruktørkurs 2, samarbeidskurs mellom HV og DFS – fire dagers varighet. 
• Instruktørkurs 3, oppfølgingskurs for samlagsinstruktører – to dagers varighet. 

Instruktørkurs I er et godt opplæringstilbud for utdanning av skytterlagsinstruktører. I 
2010 er det utdannet 121 nye instruktører gjennom flg. kursalternativer:  



Kursalternativ  Sted Antall elever 
Kurs I, alternativ modell Østlandet landsdel 29 
Kurs I, samarbeidskurs mellom 
HV og DFS HVSKS 18 

Kurs I, alternativ modell i regi av 
samlagene 5 samlag / 5 kurs 74 

 
Det er i tillegg gjennomført noen instruktørkurs av kortere varighet i regi av samlagene, 
samt for NTG-elever i regi av faglærer.  Skyteinstruktørkurs 2 DFS/HV ved HVSKS samlet 20 
elever. Grunnet økonomiske begrensninger ble det ikke planlagt noe instruktørkurs 3 i 
2010.     
 
Lederutdanning 
I DFS sin aktivitetsplan er det nedfelt som en sentral oppgave å stå for opplæring av de 
tillitsvalgte i samlagene. Formålet med dette er at samlagene i neste omgang skal stå for 
relevant opplæring av de tillitsvalgte i lagene. Sentralt løses dette ved å tilby et 
innføringskurs for nyvalgte samlagsledere, ungdomsledere, utdanningskontakter, IT-
kontakter og kasserere. I 2010 deltok hele 46 elever på dette kurset.  
 
I tillegg gjennomføres landsdelsvise oppfølgingsseminarer hvert annet år for samlagenes 
ledere, ungdomsledere og utdanningskontakter. Utover representanter for 
administrasjonen deltar også ledere og ungdomsledere i landsdelskretsene, samt 
landsdelenes representanter i Skytterstyret og i DFSU. I 2010 deltok 56 tillitsvalgte ved 
seminarene som ble arrangert for Nord Norge og Sør-/ Vestlandet landsdeler.  
 
Ut fra antallet søknader om kursbidrag og reisestøtte får man et godt bilde av om 
samlagene gir et tilstrekkelig tilbud om opplæring til sine instruktører og tillitsvalgte i 
lagene.  Det er store variasjoner samlagene i mellom, og det finnes samlag som flere år på 
rad ikke har gitt et lokalt opplæringstilbud. Et sammendrag av nøkkeltallene for året viser 
en reduksjon i den totale virksomhet.   
 
Statistikken for samlagenes kursvirksomhet i 2010 er slik:  

Kurstype Antall kurs Antall elever 
Aktivitetskurs  10 kurs 116 
Kurs i adm. og drift av skytterlag 22 kurs 293 
Instruktørkurs (kortere varighet) 4 kurs 67 
Ungdomslederkurs  5 kurs 85  
Samling for rekrutteringsskyttere 44 samlinger 994 
Samling for første års senior/nybegynner voksen 6 samlinger 49 

 
Det er i 2010 utbetalt bidrag for kurs og samlinger i regi av samlagene med til sammen 552 
000 kr til flg. samlag: Akershus, Aust-Agder, Drammen, Follo, Fosen, Gauldal, Telemark, 
Hardanger & Voss, Hedmark, Hordaland, Inntrøndelag, Lofoten, Namdal, Nordfjord, 
Nordmør, Nord-Østerdal, Numedal, Ofoten, Opland, Rana, Ringerike, Rogaland, Romsdal, 
Salten, Solør, Sunnhordland, Troms, Uttrøndelag, Valdres, Vest-Agder, Vesterålen, Vest-
Finnmark og Vestfold. 
 
Annen virksomhet 
Skytterkontorets utdanningsavdeling henvendte seg tidlig på året til GIHV og GIH med 



tilbud om å støtte med instruktørkurs for befal og befalselever. Det er ikke mottatt 
tilbakemeldinger på denne henvendelsen. Det er gjennomført ett instruktørkurs 1 for 
befalselever ved HMKG med meget positive resultater og tilbakemeldinger. Kurset ledes 
av utdanningsavdelingen med støtte fra meget erfarne eksterne instruktører.   
 
Det er stor etterspørsel etter profilerings- og utdanningsmateriell. Utdanningsavdelingen 
har i løpet av året foretatt noen mindre oppdateringer i det eksisterende materiellet. 
Avdelingen har i tillegg utviklet en trenings- og erfaringsdagbok for finfeltskyttere. Det 
registreres et ønske fra skyttere og tillitsvalgte om mer elektronisk tilgang til materiellet 
utdanningsavdelingen forvalter. Dette arbeidet er påbegynt, og vil bli videreført i året som 
kommer. I denne sammenheng har avdelingen med støtte av Trond Kjøll utviklet og gjort 
tilgjengelig et elektronisk treningsøktarkiv på DFS sin hjemmeside. Utdanningsavdelingen 
har gjennom høsten vært delaktige i planlegging og utvikling av organisasjonens nye 
webløsning.      
 
Øvrig instruksjons- og utdanningsvirksomhet som besørges av utdanningsavdelingen 
varierer fra år til år. For 2010 er det i likhet med tidligere bidratt med sentral instruktør- 
og foreleserstøtte til kurs og samlinger i regi av samlagene. I denne sammenheng støttes 
utdanningsavdelingen av instruktører tilhørende Instruktørpoolen. Totalt 8 samlag har 
mottatt sentral foreleserstøtte i 2010, dette inkluderer også støtte gitt gjennom 
Skytterkontorets IT-avdeling. Utdanningsavdelingen har i tillegg til nevnte virksomheter 
løst følgende pålagte oppgaver: 
 

• Administrert og ledet landslagets virksomhet i fbm. Nordisk Mesterskap.  
• Utført sekretærfunksjon for DFS/Utvalget for skifelt. 
• Støttet LS-arrangøren i form av koordinering og veiledning, herunder opplæring av 

militære mannskaper for skyteteknisk gjennomføring.  
• Bidratt med foreleserstøtte til studie Idrettsledelse skyting ved NIH/F. 

Ungdoms- og rekrutteringsarbeidet  
Det frivillige Skyttervesen Ungdomsutvalget (DFSU) har ledet dette arbeidet, og har som 
hovedmål å legge til rette for en helhetlig og kvalitativ rekruttering. Rekruttering er en 
langsiktig prosess, der ungdomsmassen, ressurser, apparatet rundt den enkelte skytteren, 
med mer, er faktorer som spiller inn og gir variabler. Det er forskjell på en oppblomstring 
og faktisk rekruttering. Begrepet rekruttering innebærer at lagene har en tilstrømming av 
nye skyttere, og at disse forblir aktive over tid. For å realisere Handlingsplanens mål om en 
økning i rekrutteringsklassene, har DFSU prioritert følgende tiltak: 
 

• Motivere inaktive lag og samlag 
• Styrke instruktør- og lederutdanningen 
• Kvalitetssikre og videreutvikle opplegget for Skyteskole 

Parallelt med disse prioriteringene har DFSU også et utvidet ansvar gjennom det sentrale 
instruksverket, og rekruttering generelt. Det er særlig en tilretteleggig for våre nye 
seniorer og arbeidet med å skape ”skytterfamilier” gjennom skyteskole, som er viet mye 
oppmerksomhet. 
 
Rekrutteringen er rimelig stabil i de yngste klassene og vi har ingen rekrutteringskrise i 
DFS, og dette er et resultat av at mange lag driver et kvalitativt og godt 



rekrutteringsarbeid. Under LS i Elverum fikk vi en økning i rekrutteringsklassene på hele 11 
% i forhold til året før. Dette kan ha en del med lokaliseringen av LS, men allikevel svært 
hyggelig. 
 
I 2010 var det 76 lag som arrangerte skyteskole, med et samlet antall på 830 deltakere. 
Dette er en nedgang i forhold til 2009. Tallene er mer på linje igjen med de foregående 
årene. 2009 viser med andre ord en topp, mens 2010 igjen er på gjennomsnittet. 
Gjennomsnittet med deltakere pr skyteskole ligger de siste årene ganske jevnt på litt over 
10 deltakere. Dette er nok en klar konsekvens av at lagene legger større vekt på 
oppfølging i forhold til lagets kapasitet. Det er i dag en forutsetning for god rekruttering at 
både foreldrene og skytterne blir fulgt opp av skytterlaget. Gjennom tiltak for og med 
foreldre rekrutterer skytterlagene ikke bare nye skyttere, men også til eget 
tillitsmannsapparat. Antall innrapporterte skyteskoler står fortsatt ikke i forhold til antall 
skyteskolepakker som blir bestilt. I 2010 ble det sendt ut skyteskolemateriell til 1310 
deltakere. Det er da en stor differanse mellom utsendt materiell og bidragssøknader.  
 
Landskonkurransen i skoleskyting 09/10 viser en kraftig nedgang. Antall deltakere er nå 
nede i 1103 elever. Mens antall lag som arrangerte har gått fra 25 i 2009 til 13 i 2010. 
Dette på tross av at det har blitt satt en del fokus på Landskonkurransen gjennom blant 
annet Skyttertidende. Det viser seg at forutsetningene for å kunne arrangere 
konkurransen endrer seg årlig, alt etter lærerplaner og hvilke ressurser skolene og lagene 
har. Lagene som ligger i nærheten av en ungdoms- eller videregående skole må ivareta 
muligheten de har til å synliggjøre laget og skyttersporten. Det må vurderes i hvilken grad, 
og i hvilken form dette tiltaket skal videreføres. 
 
Prosjekt i skolen ble i 2010 gjennomført av 7 lag, med til sammen 149 deltakere. Dette er 
en økning i forhold til årene før, men også her er lagene prisgitt hvilke tilbud de lokale 
skolene har mulighet for. Det jobbes godt med spennende ideer og prosjekter for å kunne 
få innpass i skolen. Dette kan vise seg på sikt å være en minst like god inngangsport til 
skolene, som den tradisjonelle” Landskonkurransen i skoleskyting.” 
 
Kurs/samling for nye- og førsteårsseniorer var et nytt prosjekt i 2009 som har vært 
bidragsgivende. Dette ble opprettet med tanke på å motvirke frafallet i antall skyttere fra 
rekrutteringsklassene opp til seniornivå. I 2010 var det 6 samlag som gjennomførte slike 
samlinger/kurs, og med i alt 49 deltakere. Disse tallene er ventet å bli høyere når 
ordningen har satt seg. 
 
Gjennom bidragsordningene har DFSU forenklet innrapporteringsrutinene og lagt til rette 
for aktivitet ute i samlagene.  
 
En klar tendens er at mange samlag er flinke til å arrangere kurs/samlinger for skytterne, 
mens det er klart færre som arrangerer kurs/samlinger for tillitsmenn. 
  
For å sikre kontinuiteten av tillitsmenn på alle plan, og med tanke på frafallet i antall 
skyttere fra rekrutteringsklassene opp til seniornivå er det viktig at samlagene 
opprettholder og/eller øker denne typen kursaktivitet. 
Det er viktig at dialogen mellom samlag og lag vedlikeholdes, slik at lagenes behov for 
støtte og kursing blir dekket best mulig. 
Det Nordiske samarbeidet gjennom landskamp er ivaretatt som før. 
 



Norge gjør det svært bra i Ungdoms- og Seniornordisk Mesterskap. Dette er et direkte 
resultat av breddesatsing og at Norge kan stille med mange gode skyttere, som kan hevde 
seg i alle disipliner. 
 
DFS ble i 2010 medlem av Frifond Organisasjon, og tok med det over administrasjonen av 
Frifond-ordningen til skytterlagene. Dette har bidratt til betydelige bidrag til 
skytterlagene. I alt ble det delt ut over 5,6 millioner kroner fordelt på 250 skytterlag. 
Pengene gis til aktivitet i aldersgruppen opp til 26 år.  
 
Norsk Skyttertidende 
Norsk Skyttertidende fikk i 2010 et økonomisk resultat på minus 443 488 kroner, som er ca 
65 000 kroner dårligere enn året før. Annonsesalget økte meget betydelig med hele 134 
000 kroner eller rundt 28 prosent i forhold til 2009.  
 
Det ble i 2010 benyttet betydelige midler til markedsføring av Norsk Skyttertidende uten 
at dette har gitt umiddelbar uttelling. Det er å håpe at de rundt 100 nye abonnentene vi 
fikk gjennom denne kampanjen, fortsatt vil være abonnenter i framtiden, slik at det 
økonomiske resultatet av kampanjen totalt sett blir bedre. Det var likevel viktig å foreta 
seg noe konkret for å møte den synkende tendensen vi har sett gjennom de siste årene. 
 
Tilgangen på annonser må sies å være meget bra. Annonseprisene ble holdt på samme 
nivå som året før, men totalt gikk salget opp til 608 818 kroner i 2010 mot 474 492 kroner 
i 2009 og 545 000 kroner i 2008. Vi mener fortsatt å se en tendens til at flere og flere 
aktører lever av å omsette produkter til DFS-miljøet, noe som igjen må ansees som et 
sunnhetstegn for DFS. Skal det pekes på en negativ trend i utviklingen, ligger nok den mest 
på Stevneguideannonser, der tendensen er at man i større grad holder seg til nettet og de 
oppgraderte terminlistene der. 
 
Antall abonnenter holdt seg relativt stabilt fra året før. Vi hadde i året som gikk 8.320 
abonnenter. Det er likevel en utfordring for redaktøren og den øvrige organisasjonen å 
bidra til at vi kan få en økning i dette tallet.  
 
Skyttertidende distribueres fortsatt som B-post, noe som fungerer tilfredsstillende i 
forhold til noe lengre distribusjonstid. Innsparingen i kroner er formidabel. 
 
Norsk Skyttertidende kom ut med åtte utgivelser i 2010, som året før. Økonomisk er åtte 
utgivelser gunstig i forhold til stofftilgang og muligheten til å opprettholde et mest mulig 
oppdatert og aktuelt blad. Norsk Skyttertidende kom i 2010 ut med totalt 516 sider. Dette 
er 24 sider mer enn året før. 516 sider gir et gjennomsnittlig sidetall på 64,5 sider i hvert 
nummer, som er tre sider mer pr nummer i forhold til 2008 og 2009. 
Situasjonen på frilansersiden er omtrent som tidligere, men stabilitet og forutsigbarhet er 
en utfordring. 
 
Samlagenes tall 
Tallene fra samlagenes årsmeldinger viser at vi har 138 544 aktive skyttere i 2010. Det er 
en oppgang på 829 skyttere fra 2009, og en økning på 905 skyttere fra 2008. 
Aktivitetsplanen for 2009 og 2010 hadde som målsetting at antallet aktive skyttere skulle 
opprettholdes i perioden og målet er således nådd. 
Når det gjelder klasseførte skyttere i klasse 3. – 5. er det en oppgang på 18 skyttere fra 
2009 til 5866 skyttere i 2010. Samlet i Aktivitetsplanens periode er det en nedgang på 96 



skyttere, som utgjør i underkant av 2 %. Det er negativt i forhold til Aktivitetsplanens 
målsetting om en oppgang på 3 % for toårsperioden fra 2008 - 2010. 
 
Antall skyttere i klasse 1 og 2 har økt med 1144 skyttere fra 2009 til 113 073 i 2010. Dette 
er en økning på 2489 skyttere de siste to år. Aktivitetsplanens målsetting var 3 % økning i 
perioden, og dette målet er nesten nådd med en oppgang på vel 2 %. 
 
Antall rekrutteringsskyttere har en nedgang fra 14 601 skyttere i 2009 til 14 092 skyttere i 
2010. Det er en nedgang på over 3 % fra 2009 og nesten 10 % nedgang fra 15 566 skyttere 
i 2008. Dette er ikke i tråd med Aktivitetsplanens målsetting om en oppgang på 2 % i 
planperioden. Noe av nedgangen i tallene skyldes nok manglende rapportering. 
Nedgangen i antallet aktive rekrutteringsskyttere gjenspeiles ikke i deltakelsen på de 
største mesterskapsstevnene, hvor antallet rekrutteringsskyttere har vært stabilt i 
planperioden. 
 
Veteranskytterne i klasse V55, V65 og V73 har en oppgang på 56 skyttere fra 2009 til 2010, 
og utgjør nå 5188 skyttere. Det er en nedgang på 54 skyttere i planperioden som er ca. 1 
%. Aktivitetsplanens målsetting er ikke nådd, da den hadde som målsetting en økning i 
antall veteranskyttere på 2 % i planperioden.   
 
Norges Skytterstyres møtevirksomhet 
Norges Skytterstyre har gjennomført sju ordinære møter utenom møtevirksomheten i 
forbindelse med Landsskytterstevnet. På møte 21. og 22. februar deltok varamedlemmer. 
Det er i alt behandlet 100 saker. (Referatene fra møtene er sendt samlagene og kan leses 
på www.dfs.no.) 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2011 til å fatte følgende vedtak: 
Årsmelding for 2010 godkjennes. 

 
 
 

Sak 31/2011 Tingsak: Forslag om kun kaliber .22 i klasse Rekrutt 
 
Tingsak fra Nordfjord skyttarsamlag. Nordfjord ønsker kun bruk av kal. .22 i klasse Rekrutt. 
De som ønsker å skyte 6.5 mm før de blir 13 år kan frivillig gjøre dette ved å gå opp i klasse 
Eldre Rekrutt. 
 
Denne saken er mer eller mindre lik Uttrøndelag og Akershus sitt forslag i 2002, og 
Uttrøndelag sitt forslag i 2004. I 2002 og 2004 ble forslaget nedstemt i DFSU, og falt begge 
årene på Skyttertinget mot 15 stemmer. 
 
Drøfting i DFSU: 
Saken ble drøftet i DFSU sitt møte den 28/2-2011. 
HV sin representant, Terje Kristoffersen, deltok ikke i møtet. 
 
Vedtak i DFSU: 
Med 5 mot 1 stemme. DFSU anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
Fra 1/1-2012 er det kun lovlig å benytte kaliber .22 i klasse Rekrutt. 
11, 12 og 13 åringer som ønsker å skyte med 6.5 mm må delta i klasse Eldre Rekrutt. 



Det er ikke anledning til å gå tilbake til Rekrutt i løpet av en sesong om man har valgt å delta i 
Eldre Rekrutt. 
 
Administrasjonens drøfting: 
Rettferdighet / rekrutteringspotensialer: 
- Urettferdighet er noe som vil slå negativt ut i ”vårt” rekrutterings- og konkurransetilbud. I 
vind er det et klart fortrinn å skyte med 6,5mm, og det kan diskuteres om det er to forskjellige 
konkurranseformer å skyte med kal. .22 og 6,5 mm. Det kan bli en langt mer rettferdig 
konkurranse når klassen skyter med kun ett kaliber, uansett værforhold. En regelendring vil 
altså medføre at alle i klassen vil skyte under like forutsetninger, noe som vil medføre jevnere 
konkurranse og relativt lik mulighet for alle. 
 
- Vi bor i et langstrakt land med ulikt vær, og været kan endre seg i løpet av en dag. 
Spørsmålet blir om vi får en mer rettferdig konkurranse med kal. .22, uansett vær. Vi vil få 
svært ulike trenings- og konkurranseforhold alt etter hvor en bor i landet, og det vil også være 
lite gunstig om variabel vind i stor grad vil avgjøre resultatene. 
 
Mange vil påstå at kal. .22 er ugunstig på 100 m, for selv under optimale forhold vil 
ammunisjonen ha mye å si for presisjonen på våpenet. DFSU gjorde under LS i Evje en 
undersøkelse for å finne ut hvor mange i klasse Rekrutt som brukte våpen med kal. .22. Det 
viste seg at på LS var det hele 50 % som benyttet et eller annet våpen med dette kaliberet. 
Det er da grunn til å tro at den totale andelen skyttere i klasse Rekrutt som benytter kal. .22 
rimeligvis er enda større blant de som ikke deltok. Totalt var det registrert 1963 rekrutter i 
2009, mens det var 309 som deltok på LS. Været er selvfølgelig en viktig faktor i denne saken, 
og at en skytter med kal. .22 blir mer utsatt for varierende værforhold er en selvfølge.  
 
Man må allikevel spørre seg om de 50-70 % som i dag konkurrerer med kal. .22 opplever det 
som en rettferdig konkurranse å konkurrere mot et mindretall med skyttere som skyter med 
et klart fordelaktig kaliber i gitte værforhold. Været vil, som alle vet, variere fra time til time i 
løpet av en dag. Dette vil slå ugunstig ut for en med kal. .22, og det kan sikkert hevdes at det 
vil bli tilfeldigheter som vil avgjøre, men samtidlig må vi ikke glemme at dette er det som er 
virkelighet for de fleste i klasse Rekrutt slik det er i dag også. Variasjon i været vil således være 
mye mer utslagsgivende sett i forholdet mellom 6,5 mm og kal. .22, enn om skytterne 
konkurrerte med samme kaliber. 
 
- Mange skytterlag har i dag en god situasjon hva gjelder lagsvåpen i kal. .22, og ved å 
begrense klasse Rekrutt til kun kal. .22 vil ungdommene opp til og med 13 år, som ikke selv er 
eier av våpen, benytte lagsvåpen i større grad til trening og konkurranseskytinger, og da 
oppleve like konkurranseforhold. 
 
- Årsmeldingen fra 2009 og 2010 viser at litt over halvparten av alle 30 skudd skytterne under 
18 år er klasseført i Aspirant. Dette skyldes nok delvis blant annet at det avholdes skyteskole 
for ca 1000 ungdommer hvert år, og at disse klasseføres i Aspirant. Men det kan også være en 
del potensielle rekrutt skyttere som blir i klasse Aspirant noe lenger enn det DFS skulle ønske. 
Det er selvfølgelig flere tenkelige grunner for dette. Et poeng er sikkert at de uansett får 
premie, selv mens de er i naturlig utvikling som skytter, men det kan nok også være de som 
synes det er greit å bli der så lenge de benytter lagenes kal. .22, og med det slipper å 
konkurrere mot andre med 6.5 mm. Hvis det skal være et ønske om at flere skal velge å gå fra 
Aspirant til en aldersbestemt klasse, så kan det være et poeng å gjøre klasse Rekrutt til en 
reell konkurranseklasse for landets mange lagsvåpen i kal. .22.  



Læring: 
- I og med at kal. .22 har større vindavdrift i forhold til 6.5 mm kan dette i første omgang 
virke som en svakhet, men det kan også vise seg å være et positivt problem. Skytteren vil 
lære seg å beherske våpenet under variable forhold, og blir nødt til å lære seg at det å skru 
på sideskruen ikke er farlig, men derimot en forutsetning for å lykkes. Skyttere som skyter 
med kal. .22 våpen lærer seg å beherske teknikker som vil komme dem til gode i 
fremtiden. 
 
- Det er mye som skal læres, og det forutsetter at mye av det skytetekniske er på plass om 
det å tolke vind og justering av siktemidlene skal gi et godt læringsutbytte. Skyting er 
basert på et fundament av automatiserte arbeidsoppgaver og evnen til å holde 
konsentrasjonen. Faktorene påvirker hverandre. Dette læres over tid og er en naturlig del 
av skytterens egenutvikling, og det vil være gunstig for en skytter å ha et minimum av 
faktorer å konsentrere seg om i opplæringsfasen. Ulike værforhold er forstyrrende 
elementer, selv for den beste skytter. Det blir en ulempe framfor en fordel å måtte 
forholde seg til stadig flere forstyrrende elementer i opplæringsfasen. En kan si at også 
rekylen fra 6,5 mm vil være et slikt forstyrrende element, men dette er tett knyttet til 
oppbyggingen av en god stilling og et godt rekylopptak. Noe man kun oppøver gjennom 
trening, og konkurransesituasjoner.  
 
Økonomi: 
- Innføringen av kal. .22 i klasse Rekrutt er økonomisk gunstig, og kan vise seg å være et 
rekrutteringsfremmende tiltak med tanke på prisforskjellen mellom 6,5 mm 
rekruttammunisjon og normal kal. .22 ammunisjon. Det alltid vil være billigere å skyte med 
kal. 22, men prisen på denne ammunisjonen varierer mye. Den ammunisjonen som selges 
fra Skytterkontoret varierer i pris opp til 0,85 kr, men man kan kjøpe kal. .22 ammunisjon 
som koster opp til 3 kr pr skudd. Ammunisjonen vil ha en god del å si for presisjonen på 
100 meter, men selv om de dyreste alternativene er sortert best, er det individuelt store 
forskjeller på hvilken type som går best fra gevær til gevær. Vebjørn Berg skriver blant 
annet på sine hjemmesider at han brukte Eley Team til 1,60 pr skudd når han har vunnet 
finaler internasjonalt. Noen foreldre vil i sitt ønske om å gjøre alt best for sine barn sikkert 
benytte de dyreste alternativene, men som vi ser av tabellen under er allikevel differansen 
mellom den dyreste 6,5 mm rekrutten og kal. .22, på 2090 kr for 1000 skudd. Man vil 
selvfølgelig kunne lade ammunisjonen noe billigere i 6,5 mm. Prisen pr skudd vil da ligge 
på noe i overkant av tre kroner pr skudd. I tillegg må man regne med investeringene i 
utstyr til hjemme lading.  
 
- Dagens ammunisjonspriser kan virke uoverkommelige for potensielle 
rekrutteringsskyttere, eller foreldre som da blir hovedsponsor. Spesielt rammer dette 
hardt familier med flere potensielle skyttere. Selv med dagens subsidiering, vil dette 
utgjøre et betydelig pengebeløp for skytterfamilier. Prisen i skyttersporten er tross alt en 
avgjørende faktor med tanke på muligheten for aktivitet og videre deltakelse. 
 
- Et annet økonomisk spørsmål er det tidligere omtalte faktum, at mange lag etter hvert 
har mange gode lagsvåpen i kal. .22. Ved å kunne konkurrere på en fullverdig måte med 
disse våpnene kan mange unge skyttere, og foreldrene, få utsatt de større investeringene 
som et kjøp av våpen vil være. Det er da en god mulighet for å få prøve DFS-skyting, og få 
prøve seg i reelle konkurransesituasjoner uten å binde opp masse penger i skytterutstyr og 
våpen. 
 



Kaliber Type Pris pr 
skudd 

Bidrag Pris pr 1000 
skudd 

6,5 mm Raufoss rekrutt  5,90kr 1,20kr 4700kr 
6,5 mm Raufoss Black king 6,29kr 1,20kr 5090kr 
6,5 mm Norma rekrutt 5,68kr 1,20kr 4480kr 
Kal. 22 CCI standard 0,42kr 0 420kr 
Kal. 22 SK standard 0,70kr 0 700kr 
Kal. 22 Eley Sport 0,75kr 0 750kr 
Kal. 22 Norma 2 0,83kr 0 830kr 
Kal. 22 Eley Club 0,85kr 0 850kr 
Kal. 22 Eley Match 1,90kr 0 1900kr 
Kal. 22 Norma 1 2,20kr 0 2200kr 
Kal. 22 Eley Tenex 3,00kr 0 3000kr 

 
- Skyting trenger ikke være dyrt så lenge fokus ikke ligger på utstyr, konkurranse og poeng, 
men i stedet miljø, ferdighet og egenutvikling. Det er dette som er grunntanken bak klasse 
Aspirant, som i en opplæringsfase skyter med kal. .22 og er en del av det 
holdningsskapende arbeidet i DFS. I denne sammenheng skulle økonomi spille en mindre 
rolle. Det er viktig at lagene følger opp sine aspiranter med interne tilbud og miljøtiltak, 
med et fokus på hver enkelt skytter og deres utvikling. 
  
Tilknytning til Forsvaret og Formålsparagrafen:   
Formålsparagrafen er fundamentet i organisasjonen, og denne er uløselig knyttet opp i 
mot Forsvaret og forsvarstanken.  
 
§ 1-1 
Det frivillige Skyttervesens mål er å fremme praktisk skyteferdighet innen det norske folk 
og derved dyktiggjøre det for landets forsvar. 
 
Selv om målet er grovkaliber skyting, må det likevel sees som legitimt at innledende 
konkurranseklasser benytter kal. .22. Særlig av økonomiske grunner. Vektlegging av 
økonomi vil gi flere økonomi til å bedrive skyting, noe som vil gi flere skyttere, og dermed 
også oppfylle formålsparagrafen. 
 
- Forsvaret har opp igjennom årene selv benyttet kal. .22. i skyteopplæring. AG3 geværet 
har innlegg for å kunne benytte kal. .22, og HV ungdommen fikk inntil noen år tilbake ikke 
lov til å skyte med annet enn kal. .22. til de fylte 18 år. Forsvaret gikk også til innkjøp av et 
parti med rekruttrifler fra Våpensmia for å kunne bruke til opplæring. Disse er nå ikke i 
bruk, og HV ungdommen får nå skyte med skarp ammunisjon i AG3, med rød omstiller 
(enkeltskudd). 
 
- DFS er, har vært og skal alltid være en grovkalibret organisasjon. Det er forsvarsrelaterte 
kaliber som våre vernepliktige skyttere skal bruke. I forhold til Nordfjord sitt forslag om å 
begrense skyting til kal. .22. i klasse Rekrutt, må dette sees i sammenheng med en 
rekrutterings- og opplæringsfase i en skytters forhåpentligvis mange år i DFS. 
Formålsparagrafen pålegger DFS å oppøve gode praktiske skyteferdigheter og dyktiggjøre 
folk til landets forsvar.  
 
 



Administrasjonen foreslår at Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2011 til å gjøre 
følgende vedtak: 
 
I klasse Rekrutt er det kun lovlig å benytte kaliber .22 fra 1/1-2012.  
11, 12 og 13 åringer som ønsker å skyte med 6.5mm må delta i klasse Eldre Rekrutt. 
Det er ikke anledning til å gå tilbake til Rekrutt i løpet av en sesong om man har valgt å 
delta i Eldre Rekrutt. 
 
Olav K. Vaaje foreslo følgende: 
Dagens ordning med valgmuligheter i kaliber for klasse Rekrutt opprettholdes. 
 
Begrunnelse: 
Formålsparagrafen er fundamentet i organisasjonen, og den er uløselig knyttet opp mot 
Forsvaret og forsvarstanken. Kaliber .22 er det kaliberet som ligger fjernest fra 
forsvarstanken i paragrafen. Det er ingen tvil om at kaliber .22 er et velegnet 
opplæringsvåpen ved trening og instruksjon innendørs, og det er også gunstig i en 
opplæringsfase ved utendørs skyting, så fremt værforholdene tillater det. På sikt, og med 
bakgrunn i historie og formålsparagraf, er ikke organisasjonen tjent med en dreining mot 
kaliber 22. 
 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2011 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas med 6 mot 2 stemmer for forslaget til Olav K. Vaaje. 
Tvinnereim, Kornbrekke, Skaug, Ivarrud, Bjerknæs og Olsen stemte for administrasjonens 
forslag, mens Vaaje og Gjerstad stemte for forslaget til Vaaje. 

 
 
 

Sak 32/2011 Tidspunktet for LS 2012 
 
I forrige styremøte ble det gjort følgende vedtak: 
Styret pålegger administrasjonen å ytterligere utrede konsekvenser av alternativt å flytte 
LS 2012 til uka 3. – 11. august. Tidspunkt for LS 2012 fastsettes endelig i møte 2. mai. 
 
Administrasjonen har på bakgrunn av vedtaket innhentet uttalelser fra NRK sport og Voss 
skyttarlag om konsekvenser i forbindelse med flytting av LS til uka 3. – 11. august.  
 
Administrasjonens drøfting: 
Forholdet til arrangøren 
Arrangørene i Voss beskriver i sitt brev til Skytterkontoret at de støtter forslaget fra 
administrasjonen som ble fremmet i forrige møte om å flytte fram stevnet. De foreslår 
stevnestart 8. august og avslutning torsdag 16. august. De utelukker i sitt svar å flytte 
stevnet inn i OL-perioden uka tidligere om NRK sin normale dekning da uteblir. 
Arrangøren er kjent med de fylker som allerede har bestemt skolestart i LS-uka. Muntlig 
har de uttrykt at de ikke anser at en slik kollisjon vil medføre et stort frafall av skyttere.  
 
Administrasjonen mener arrangørens ønske er meget viktig i denne saken, da de hele 
tiden har fått som forutsetning fra DFS og NRK at LS skulle legges i en periode som 
muliggjorde normale sendinger på NRK. 



Forholdet til NRK 
NRK skriver i sitt brev at de utelukker sending i 2012 om LS flyttes inn i OL-perioden. De 
viser også til inngått kontrakt hvor datoer for LS 2012 er fastsatt. Videre beskrives behovet 
for kontinuitet i LS-sendingene, og de ”truer” i noen grad med at en eventuell flytting også 
kan få konsekvenser for inneværende års satsning i Bodø. 
 
Administrasjonen følger NRK sin argumentasjon med det uheldige i at vi får et år uten 
normal sending fra LS. Spørsmålet er også om dette vil få konsekvenser for deres videre 
satsning i 2013. Administrasjonen tror uansett at ”klimaet” mellom DFS og NRK vil kjølne 
noe hvis vi flytter LS til OL-perioden i 2012. Det kan kanskje også bli vanskeligere å 
samarbeide om nye muligheter for andre TV-konsepter i skyting, som vi eksempelvis 
hadde for Norgescupen i 2010. NRK har et budsjett på over 2 millioner kroner årlig for 
satsningen sin på LS, og det er forståelig slik administrasjonen ser det at de ønsker 
kontinuitet i sendingene.  
 
Forholdet til Forsvaret   
Administrasjonen har ingen uttalelse fra Forsvaret, men GIHV uttrykte i forrige styremøte 
at et senere LS vil være positivt for Forsvaret. Dette vil her kun utgjøre noen dager, men 
slik administrasjonen ser det kan likevel tidspunktet positivt bidra til at man kan få noen 
flere deltakere i militært NM, og mulig litt mindre støy rundt bruken av militære 
mannskaper som også er beskrevet i brevet fra Voss. Det er også uttrykt fra Forsvaret at 
synliggjøringen av dem på NRK er positiv for å vise det norske folk at de støtter større 
sivile arrangementer.  
 
Forholdet til skolestart 
Administrasjonen har bekreftet kjennskap til fem fylker i Sør-Norge som har oppstart 
enten onsdag 15. august eller torsdag 16. august. Det er grunn til å anta at dette blir noen 
fylker til. Mange fylker har ikke bestemt skolestart enda, men fra Midt-Norge og nordover 
er det ikke skoler som starter før 20. August. 
 
Administrasjonens konklusjon:  
Administrasjonen ser det uheldige ved et sent LS og har derfor stor forståelse for at dette 
vil være utfordrende for de områder som er rammet av tidlig skolestart. Administrasjonen 
mener likevel at de negative konsekvensene av å flytte stevnet til uka før og inn i OL-
perioden er større.  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Landsskytterstevnet 2012 i Voss skal arrangeres i perioden fra torsdag 9. august til fredag 
17. august. Det forutsettes at alle finaler i rekrutt- og juniorklassene er ferdigskutt senest 
mandag 13. august. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 
 



Sak 33/2011 Tingsak: Turnusordningen for LS i framtid 
 
Tekniske arrangører, samt andre kjente interessenter, er forespurt skriftlig om de ønsker å 
inngå i ny turnus, og med hvilket intervall. I denne sammenheng er det anmodet om 
signaler mht. om det kan påregnes kommunal- eller fylkeskommunal støtte, samt 
uttalelese fra næringsliv/hotellbransjen. Detaljnivå og grad av forpliktelser varierer mye 
for de respektive arrangørers tilbakemeldinger. En kort oppsummering av svarene er stilt 
opp i tabellen nedenfor: 

Arrangør Intervall Kommune Fylke Annet 
Lesja 5 eller 10 år Positiv Positiv Svar fra Lesja kommune 
Kongsberg 6 år Positiv Positiv 2 arenaer på Østlandet – for øvrig en i hver landsdel 
Målselv Som i dag Ingen info. Ingen info. Har vedtatt å søke i 2016 
Førde Dagens turnus Positiv Positiv Gir medieeksponering, omsetning, arrangementserfaring, 

stolthet 
Steinkjer 7 – 10 år Positiv Positiv Nevner to stevner i fire landsdeler som et alternativ 
Os 10 år Positiv Positiv Ønsker en turnusplan over 20 år 
Evje Ingen føring Positiv  Signaliserer å søke i 2019 
Elverum 5 år --- --- Arr. bestemmer finansiering. Ikke øko. støtte fra kom. /fylk. 
Bodø Ingen føring Positiv Positiv Turnus som veksler mellom landsdelene 
Voss Ok med 5 år Positiv Positiv Ønsker å inngå i turnus med det intervall som blir bestemt 
Oppdal 5 eller 10 år Positiv Positiv Signaler om overskuddsfordeling mellom arr. og 

hotellnæringen 
Oslo 10 år Positiv Ingen info. Ses i sammenheng med oppgrad.  av Løvenskioldbanen til 

nasjonalanlegg 
Stjørdal  Positiv  Brev mottatt fra Stjørdal kommune + Stjørdal næringsforum 
Sandnes 7 – 10 år Ingen info. Ingen info.  

 
Drøfting: 
En drøfting om framtidig turnus for landsskytterstevner må ta utgangspunkt i hvilken 
funksjon og rolle stevnet skal ha for Det frivillige Skyttervesen. I DFS 
informasjonsstrategiplan er LS beskrevet som organisasjonens flaggskip mot sentrale 
medier. Utover dette har ikke organisasjonen definert en overordnet målsetning eller 
visjon for Landsskytterstevnet.   
 
I utgangspunktet er Landsskytterstevnet det norske mesterskapet i bane-, felt-, Stang- og 
felthurtigskyting, men i tillegg har stevnet de siste årene utviklet seg til å bli så mye mer! 
Landsskytterstevnet er organisasjonens desidert viktigste enkeltbegivenhet. 
Stevnekonseptet har utviklet seg til å bli et kompakt og svært profesjonelt arrangement. 
Parallelt med denne utviklingen har markedsverdien økt i takt med profesjonaliseringen, 
slik at stevnet nå er interessant og salgbart til tunge medieaktører. Dette har gitt 
organisasjonen mange timer med sendinger fra LS på NRK TV. Markedsverdien av slik 
profilering for en organisasjon som DFS er svært stor. Nærmest prikkfrie arrangementer 
sammen med en omfattende mediedekning har utviklet Landsskytterstevnet til å bli en 
merkevare som er mer kjent og identifiserbar blant folk flest enn Det frivillige 
Skyttervesen. Landsskytterstevnet har i tillegg en meget viktig samlende og sosial rolle, 
noe som for skyttere flest og deres familier er det aller viktigste.   
 
Faktorer 
Det er mange ønsker og meninger om hvor landsskytterstevner skal arrangeres. I en 
drøfting rundt framtidige plasseringer er det viktig å løfte seg over lokale og 
distriktsmessige hensyn, og i stedet se på hva som tjener DFS best. De viktigste faktorer i 
en slik totalvurdering når arrangør skal velges vil være kvalitet på arrangementet, egnet 
lokal infrastruktur, profileringsverdi, rekrutteringspotensial til organisasjonen, og ikke 
minst totaløkonomien for DFS. I de påfølgende punkter beskrives disse forhold noe mer 
utfyllende. 



DFS økonomi 
DFS henger nå langt etter mht. kompensasjon for lønns- og prisstigning i de årlige statlige 
overføringene, noe som har gitt organisasjonen gradvis mindre kjøpekraft. Samtidig har 
den direkte støtten fra DFS sentralt til LS økt vesentlig de siste årene gjennom 
kjøp/spleiselag på arenaproduksjon, leie av storskjerm, avtaler med speakerteam, 
oppbygging av finalearena for Stang- og felthurtigskyting, skivefronter til feltfinaler etc. 
For tiden beløper dette seg til ca 1,5 mil kroner. I tillegg kommer en rekke andre 
støttefunksjoner og utgifter som gjør at de samlede kostnader til Landsskytterstevnet for 
DFS ligger på 3 – 4 mil kroner i året. Ved framtidig innføring av elektroniske skiver i 
feltskytingene vil DFS i tillegg måtte påregne å dekke noen årlige kostnader knyttet til 
dette. Størrelsen på dette beløpet vil avhenge av behov og serviceomfang. 
 
Med et stadig økende press på driftsøkonomien til DFS må framtidige arrangører i økende 
grad påregne seg å bære større deler av kostnadene med et LS. Dette kan tjenes inn 
gjennom større grad av gjenbruk av arenaer/arrangører, økt støtte fra sponsorer, fylker og 
kommuner, en høyere påmeldingsavgift etc. At det foreligger muligheter for økt inntjening 
gjennom en mer utstrakt kommersiell utnytting av LS er svært sannsynlig! Kostnadene kan 
på den annen side også reduseres gjennom et lavere ambisjonsnivå, men dette synes å 
være lite realistisk med den viktige funksjon Landsskytterstevnet nå har fått. Det er viktig 
at framtidige LS i større grad blir selvfinansierende og ikke påfører DFS kostnader som går 
ut over basisdriften i organisasjonen. Dette særlig såframt det er mulig å finansiere LS på 
andre måter!  
 
Det er svært mye jobb og frivillig arbeid med et Landsskytterstevne. At en arrangør sitter 
igjen med et betydelig overskudd for sin innsats er på sin plass. Samtidig er stevnet DFS sin 
eiendom, og det er merkevaren Landsskytterstevnet som benyttes! At en viss del av 
overskuddet deles mellom arrangøren og DFS er muligens ikke helt urimelig. Eksempelvis 
kan arrangøren beholde de første 2 millionene, deretter deles det øvrige overskudd etter 
en fordelingsnøkkel. Særlig synes dette berettiget om det er gitt vesentlig med økonomisk 
støtte til arrangøren fra DFS.  
 
Gjenbruk av arenaer og intervaller 
Det er ingen tvil om at en fast arena for LS ville vært det mest økonomiske mht. gjenbruk 
av eksisterende etablissementer. Samtidig vil det være en helt urealistisk ordning om 
planlegging og gjennomføring av LS fortsatt skal være tuftet på frivillighet og dugnad. 
Trolig vil et femårs perspektiv være det korteste realistiske intervall for et nytt LS på 
samme arena med samme arrangør ut fra et belastningshensyn. Et enda tettere intervall 
vil i større grad kreve en profesjonalisert lønnet stab, noe DFS neppe er tjent med så lenge 
det er tilgang til frivillige arrangører. Samtidig kan effekten av gjenbruk være vesentlig når 
det spares anleggskostnader som gir reduserte totalkostnader for DFS. Slik sett vil det 
være besparende å arrangere LS på samme sted to år etter hverandre, og så eventuelt et 
lengre opphold for å restituere arrangøren.  
 
Verdien av mange deltakere og nye steder 
For de fleste skyttere og skytterfamilier er Landsskytterstevnet sommerens ferietur. Det er 
trolig en viktig faktor i skytterfamilienes ferieplanlegging at man kan reise til nye steder 
hvert år i kombinasjon med å dyrke sin hobby gjennom deltakelse i Landsskytterstevnet. 
Det er derfor grunn til å tro at for hyppig gjenbruk av arenaer vil gi noe lavere deltakelse 
på sikt. 
  



Mye tyder på at LS lagt til mindre byer er å foretrekke. En småby med tilstrekkelig 
infrastruktur klarer å dekke de viktigste ønsker og behov for de tilreisende, samtidig som 
skytterne klarer å sette sitt preg på stedet. Denne synliggjøring forsterker opplevelsen av 
Landsskytterstevnet ved at de som utgjør hoveddelen av folkelivet er skytterne og deres 
familier.  
 
Antall deltakere på LS varierer med stedsvalget. Særlig har stevner i Nord-Norge vesentlig 
lavere deltakelse enn i de øvrige landsdeler. Det er også store forskjeller i antallet 
deltakere fra landsdelene. Statistikken nedenfor er mottatt fra en av LS interessentene. 
Den viser antall deltakere fra landsdelene med prosentvis andel.   
 

Arrangør 
Landsdel 

Elverum Evje Førde Steinkjer Målselv  
2010 % 2009 % 2008 % 2007 % 2006 % Sum % 

Østlandet 2787 48 % 2173 41 % 2075 41 % 2163 38 % 1233 35 % 10431 41 % 
Sørlandet 690 12 % 1141 21 % 573 11 % 510 9 % 297 8 % 3211 13 % 
Vestlandet 813 14 % 845 16 % 1153 23 % 715 13 % 351 10 % 3877 15 % 
Midt Norge 1183  20 % 925 17 % 1021 20 % 1620 29 % 709 20 % 5458 21 % 
Nord Norge 389 7 % 279 5 % 276 5 % 663 12 % 937 27 % 2544 10 % 
Sum delt. 5862  5363  5098  5671  3527  25521  

 
Statistikken viser helt klart at deltakelsen fra landsdelene avtar med økt reiseavstand. 
 
Betydningen av mange deltakere ved LS er ikke definert, men det er grunn til å anta at 
skyttere som skal på LS blir mer med i eget lags aktiviteter som en forberedelse til stevnet. 
Slik sett bidrar stor deltakelse på landsskytterstevner til økt lokal aktivitet.  
 
Infrastruktur 
Ettersom Landsskytterstevnet er ferieturen for størstedelen av deltakerne og deres 
familier er det viktig med et tilbud som er avstemt mot de tilreisendes ønsker, behov og 
forventninger for en ferieopplevelse. Er man først på ferie ønsker man en viss standard og 
et visst tilbud. Er ikke dette godt nok, er det fare for at man finner seg andre reisemål 
neste år, noe DFS og Landsskytterstevnet er lite tjent med. Derfor bør LS prioriteres til 
steder som kan dekke behovene for hotellsenger, camping med strøm og høy sanitær 
standard, en variert og stor nok handelsstand, utesteder og restauranter som kan betjene 
de tilreisende, samt et tilbud om andre fritidsaktiviteter for de som ikke er de mest 
skyteinteresserte. Landsskytterstevnet må være et ferietilbud for hele familien enten man 
er skyteinteressert eller ikke, slik får vi flest deltakere! Behovet for andre aktiviteter synes 
dog ikke å være så vesentlig lenger ettersom en profesjonell arenaproduksjon klarer å 
skape så stor stemning, atmosfære og trykk på arenaen at det fenger skyttere og publikum 
til å være på arenaen store deler av tiden de er på LS. For en skytterfamilie vil det være 
ekstra gunstig med kompakte stevner der man lett kan veksle mellom arenaen for å følge 
med hverandre.  
 
Forsvarets støtte 
Med elektronisk målmateriell i alle feltskytingene vil mannskapsbehovet fra Forsvaret på 
det meste være vel 70 funksjonærer pr dag. Det er lite trolig at valg av sted har stor 
betydning for Forsvaret så lenge Heimevernet er støttende avdeling. Det kan også ses på 
som en fordel med en rullering på mannskapene som støtter LS, slik at belastningene på 
avdelingene blir fordelt. Slik vil også flere avdelinger kunne dra nytte av den trening og 
erfaring befalet får ved å være standplassledere på LS. En viss fleksibilitet i turnus vil også 
gi rom for å imøtekomme eventuelle endringer i Forsvarets oppsetninger om det skulle 



skje i løpet av turnusperioden. 
 
Lokal verdiskaping, distriktsprofil, landsdelsfordeling 
Det er helt klart at et Landsskytterstevne gir en vesentlig lokal verdiskaping. At 
Landsskytterstevnet er viktig markedsføringsmessig for arrangørstedet og regionen er 
utvilsomt. I tillegg bidrar utbygging og tilrettelegging til økt virksomhet og omsetning for 
enkeltsektorer i næringslivet. Størst betydning har nok likevel de tilreisende under LS, som 
legger igjen betydelige summer på arrangørstedet.   
 
Konkurranse mellom søkere, valgmuligheter og forutsigbarhet 
Forutsigbarhet gir trygghet og ro i en organisasjon, samt at man i større grad kan 
planlegge med langsiktige investeringer. Videre vil forutsigbarhet være gunstig når man 
skal forhandle avtaler eller søke om støtte. På den annen side vil konkurranse mellom 
søkere bidra til at man må strekke seg ekstra for å nå opp! Slik vil arrangører i større grad 
bli oppmuntret til å være kvalitetsbevisste og innovative for å kunne bli valgt. Dette vil 
organisasjonen, skytterne og skytterfamiliene normalt være tjent med.  
 
Det er mange muligheter når det nå skal fastsettes ny turnus for Landsskytterstevnet. 
Alternativene kan være fra dagens ordning med 10 rimelig faste arrangører(to i hver 
landsdel), til å åpne for at alle kan søke hvert år. Videre gir fastsetting av ny turnus 
muligheter for å velge en mer fleksibel ordning som muliggjør gjenbruk av de arenaer som 
DFS er best tjent med! Alternativene er mange, men valget må baseres på hva som tjener 
organisasjonen best! Med den markedsverdi og verdiskaping som Landsskytterstevnet 
genererer vurderes det som usannsynlig at DFS enkelte år vil stå uten søkere til LS. Skulle 
imidlertid det skje, vil man fortsatt ha tid til en ny søkerrunde med frist det påfølgende 
året. 
   
Profileringsverdi 
Oppslutning om TV sendinger viser med all tydelighet at LS er attraktivt kommersielt. 
Stevnekonseptet har de siste årene vært under stadig tilpasningspress for å tilfredsstille 
NRK sine ønsker og krav. Det er all grunn til å tro at det vil komme flere slike profesjonelle 
innspill for å øke kvaliteten på sendingene, noe som er positivt for å utvikle stevnet videre. 
Samtidig må NRK sine ønsker hele tiden avveies mot de sportslige og miljømessige sidene 
ved Landsskytterstevnet. Å fortsatt ivareta og utvikle samarbeid med NRK må ha høy 
prioritet ved valg av arrangør.  
 
Landsskytterstevnet samler mange journalister fra en rekke lokale og regionale aviser. 
Disse bidrar med viktig stoff til sine aviser, som på den måten profilerer skytesporten 
lokalt. I tillegg er LS et viktig utstillingsvindu der DFS kan vise fram ferdigheter, miljø og 
mangfold til politikere, forsvarstopper, gjester og besøkende.  
 
Oppsummering 
Landsskytterstevnet er den desidert viktigste årlige enkeltbegivenhet i DFS. Stevnet er et 
profesjonelt utstillingsvindu for skytesporten som gir organisasjonen meget verdifull 
profilering og PR! Stor deltakelse på stevnet er viktig da dette bygger opp om 
utstillingsvinduet, og ikke minst bidrar det til økt aktivitet i skytterlagene.  
 
Det bør stimuleres til konkurranse mellom søkere for å oppnå maksimal kvalitet til en 
minst mulig økonomisk belastning for DFS sentralt. Derfor bør ikke turnusen låses til, eller 
gi føringer om bestemte arrangører. Med redusert økonomi i organisasjonen blir 



kostnadskontroll med sentrale midler et stadig viktigere moment i dette bildet. DFS er en 
landsdekkende organisasjon, noe som bør speiles i plassering av Landsskytterstevnet, 
samtidig bør det være muligheter til å velge blant arrangører med størst potensial. En 
tildelingsordning basert på økt konkurranse vil stimulere søkerne til å strekke seg lenger 
ettersom man blir utfordret av andre søkere. En mer fleksibel ordning vil gi muligheter for 
økt effektivitet og kostnadsreduksjoner som kan oppnås blant annet ved gjenbruk.  
Fleksibilitet vil også være gunstig om det skulle skje endringer i Forsvaret i perioden.  
 
Ideelt sett bør det være åpent for alle å søke, men dette vil samtidig gi en uoversiktlig og 
lite forutsigbar ordning. Derfor anbefales en turnus der LS blir prioritert til landsdelene 
bestemte år, dette i kombinasjon med at stevnet noen år tildeles på fritt grunnlag. En 
åtteårs syklus med ett stevne primært forfordelt til hver landsdel, og tre stevner til fri 
tildeling, synes å være en bra ordning tuftet på en forventet framtidig situasjon for DFS. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende innstilling til 
Skyttertinget 2011: 
 
For åtteårs perioden 2016 – 2023 tildeles Landsskytterstevnet etter denne turnus: 
 
2016: Nord-Norge 
2017: Hele landet 
2018: Vestlandet 
2019: Hele landet 
2020: Sørlandet 
2021: Hele landet 
2022: Østlandet 
2023: Midt-Norge 
 
Landsskytterstevnet skal som hovedregel ikke arrangeres i samme landsdel to år etter 
hverandre. Turnus kan fravikes ved spesielle hensyn eller når nye modeller ønskes prøvd 
ut.  
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2011 til å fatte følgende vedtak: 
Sak angående turnus for LS i framtid utsettes til Skyttertinget 2012. Saken sendes først til 
Rådgivende utvalg for uttalelse. Nord-Norge landsdel tildeles Landsskytterstevnet i 2016.  

 
 
 

Sak 34/2011 Tingsak: Kaliber 5.56 – Vurdering av godkjenning i DFS 
 
Det har vært gjennomført en høring i samlagene angående en eventuell innføring av kal. 
5,56 i DFS. 
 
Resultat av høringene er registrert slik:  
 
Samlag ikke besvart høring:   20 
Nei til godkjenning    13 
Ja til godkjenning        9 
Ønsker mer test/konsekvensanalyse   6 



Drøfting: 
Politisk  
Forsvaret har introdusert kaliber 5.56 i deler av oppsetningene (Hæren, Sjøforsvaret, 
Luftforsvaret og Innsatsstyrken i HV). Den øvrige del av HV vil skifte ut AG3 i et 
tidsperspektiv på ca 10 år. Dette er i utgangspunktet det som har initiert saken fra starten 
av for DFS.   
 
Forholdet til Forsvaret generelt er tuftet på at DFS-skytteren øver på det som blir krevd av 
han i en stridssituasjon. Dette gjelder først og fremst generell ferdighet i skyting med rifle. 
Det må imidlertid også defineres at kunnskap om muligheter og begrensninger for det 
kaliber man skal nytte er best mulig. Størstedelen av de som blir involvert vil nok opptre 
som ”vanlige” soldater.  
 
De ferdigheter vi opparbeider, som nyttes for skarpskytterformål, er selvsagt meget viktig 
for Forsvaret, men dette blir en begrenset gruppe skyttere med tilleggsutdannelse og 
ekstrautstyr, egne våpen og ammunisjon som krever spesiell trening i tillegg. Våre 
programmer og ammunisjon kan ikke velges med bakgrunn i denne gruppen alene.  
 
DFS kan ikke ignorere at Forsvaret har endret kaliber. Da Forsvaret endret kaliber fra 6.5 
til 30.06 og deretter kal.308 var det ikke spørsmål om DFS skulle godta disse kaliber nyttet 
i DFS. 
 
Det å utnytte våre unges ferdigheter med kunnskap og erfaring som passer 
skarpskytterformål har vi forsøkt å sette i system ved våre vernepliktiges 
førstegangstjeneste på Værnes i sin tid. Dette var et grunnleggende viktig og godt tiltak. 
 
Etter at HVs egen rekruttskole på Værnes ble nedlagt, hvor vi hadde opplegget for våre 
beste vernepliktige, som en tilførsel av skarpskyttere til Forsvaret, har ikke denne 
tjenesten vært mulig å gjenopprette. Dette sier oss at Forsvarets interesse for våre 
skytteres ferdigheter i skarpskyttersammenheng er lav. Årsaken kan ligge i at dette er en 
liten, men spesialisert gruppe som får fokusert sin opplæring i tilstrekkelig grad for 
avgivelse av presise skudd og lange hold.  
 
Å kunne se bort fra kaliberet må i så fall komme som et tydelig signal fra militær og 
politisk ledelse. Spørsmålet er stillet, men svar på dette er ikke gitt.   
 
Siden det er vanskelig å få konkrete svar på utfordringen må DFS selv ta ansvar for ikke å 
bli utsatt for kritikk i ettertid. 
Bevilgende myndigheter kan også stille spørsmål ved en avvisning av kaliberet. GIHV har 
her påpekt at det bør være en tydelig og naturlig linje fra DFS sin aktivitet over til 
Forsvaret, hvor det tydeliggjøres at våre øvelser har overføringsverdi, og at det motsatte 
kan ha negativ innvirkning på driftsstøtten fra FD. 
 
Situasjonen i Sverige viser at forholdet til/samarbeidet med det svenske Forsvar er på et 
labert nivå. Her har 5.56 vært i bruk i det svenske forsvar i lang uten at tidligere Frivilliga 
Skytterørelsen (FSR) tok noen konsekvens av det. Er det en sammenheng her? 
 
Danmark, som ikke har en tilsvarende tilknytning til forsvaret som DFS, har allerede 
godkjent kaliber 5.56. Den tekniske løsning (magasin) må klargjøres før praktisk bruk.  
Forsvaret har stadfestet at praktisk skuddvidde er ut til 400 m. Vår praktiske 



skyteferdighet bør derfor naturlig måtte bli å definere i samsvar med dette. 
 
Med den sterke tilknytning DFS har til Forsvaret synes det som en umulighet at DFS skulle 
nekte kaliberet brukt av de som ønsker det. Her er det ikke godt nok at man har egen 
klasse for HK416 med kal 5.56 (som noen få benytter seg av) og skjule seg bak det hvis det 
stilles kritiske spørsmål.  
 
Ett våpen/flere våpen. Med introduksjon av nok et kaliber vil det være en utfordring for 
den enkelte hva man skal velge. Prinsipielt bør dette være den enkeltes vurdering og valg, 
som organisasjonen ikke trenger å involvere seg i. Det er nok noe vi likevel bør ha med i 
drøftingene fordi det kan påvirke deltakelse i feltskytingene dersom en skytter velger å ha 
ett våpen, og det er i kal. 5.56, og DFS samtidig fortsetter med feltopplegg som i dag. I en 
slik situasjon vil det være grunnlag for at noen velger bort feltskyting dersom 5.56 blir 
valget for baneskyting. Hvis det skjer i noen utstrekning er det en klar negativ konsekvens. 
 
I dette bildet hører det hjemme det forhold at DFS har forhandlet fram pris på et 
ombyggingssett i kal. 5.56 for tilsvarende pris som kal. .22 settet. Slik sett trenger man 
ikke to komplette våpen da felt og bane i hovedsak har adskilte sesonger. Likevel vil 
beslutning om å ha to kalibre være en kostnadsøkning for skytteren. 
At DFS kan endre feltskytingene til et mer tilpasset opplegg er derfor et aktuelt tema – et 
tema som har versert i tiår uten tiltak, uavhengig av denne saken. 
I Danmark og Sverige har man i vesentlig lengre tid enn i Norge hatt lange avstander i felt. 
Hva er vunnet med det i våre naboland?  
 
Redusert interesse for feltskyting har selvsagt et mer komplisert bilde enn som så. 
 
Tungmetaller er tema i skytebanesektoren for tiden. Vi har en grei dialog med KLIF(Klima 
og forurensningsdirektoratet - tidl. SFT) om dette. Det synes ikke å foreligge en 
umiddelbar fare for krav om tiltak fra vår side. Imidlertid er det registrert at det ansees 
positivt at forbruk/tilførsel til kulefang av tungmetaller får en prosentvis vesentlig 
reduksjon med et mindre kaliber. 
 
Pris på 6.5 amm, Dersom en del skyttere velger det nye kaliberet vil nødvendigvis volumet 
på 6.5 produksjon reduseres og gjøre produksjon av de mange forskjellige amm typer 
mindre rasjonell, med en prisøkning som resultat. 
 
Tekniske forhold kal. 5.56  
Iflg. sjef Nammo Raufoss er 95 % av all rifleammunisjon som blir forbrukt på verdensbasis 
kal. 5.56 (.223 Remington).  
 
Selv om teknisk info og diskusjon om utfordringer ved bruk av kal. 5.56 er interessant og 
av betydning dersom virksomhet skal tilrettelegges, blir det på mange måter en avsporing 
i forhold til de politiske, overordnede vurderinger.    
 
Viser for øvrig til tidligere testrapporter. Se Link fagstoff, våpen på DFS’ hjemmeside og 
saksutredning til Skyttertinget 2008. Et samlet vedlegg til denne utredning følger med 
sakspapirene. 
 
Våpenet (løp nr 27025) er nå skutt 8000 skudd. Det er foretatt målinger av innvendige 
dimensjoner og friflukt. Her er det kontrollert utvikling i forhold til to referansepatroner 



som tidligere. Den ene er med 77 grains Sierra hullspisskule og total patronlengde 
innenfor CIP. Den andre er med 80 grains Sierra hullspisskule med total patronlengde 61.5 
mm.  
 
Oppmålinger viser, teknisk sett, helt normale forhold.  
 
Resultater av presisjonstest ved 8000 skudd. 
Det framkommer at våpenet har mistet litt presisjon etter 8000 skudd, men de fleste 5-
skudd grupper holder fortsatt innertier. De som ikke gjør det er tett utenfor kravet. Dette 
gjelder både Lapua fabrikk(Vo 865 m/s) og vår egen håndladet med 77 grains Sierra 
prosjektil med Norma 201 krutt(Vo 849 m/s) Slitasjetesten går videre og mer info kommer.  
 
Våpenet er i snitt pusset etter hvert 100. skudd med renseolje mens løpet er varmt. All 
slitasjeskyting er skutt som en simulering av fullt mesterskapsprogram, 2 – 3 ”stevner” 
hver gang. Etter 500 skudd er det foretatt en noe grundigere puss med Gold Medallion og 
pussepropp. Det er nyttet varierte ammunisjonstyper i slitasjeskytingene: Hornady 75 
grains V0 850 m/s, Lapua 69 grains V0 920 m/s, For presisjonstest og sammenlikning med 
tidligere slitasjenivå er nyttet håndladet amm med 77 grains Sierra hullspisskuler. 
 
Hastighetsutvikling: 
Vo med 77 grains Sierra hullprosjektil ved start test nytt løp var ca 850m/s.  
Vo ved 8000 skudd er 822m/s. Krutt RP 11, ladevekt 1,55 gram. Et hastighetstap som er 
klart lavere enn 6.5.  
 
Vi er i gang med løp nr 2 for slitasjetest. Løpet (nr 38544) har nå passert 3000 skudd og 
viser normale forhold. Dette løpet har trangere innvendige dimensjoner. Her er løpet 
forholdsvis sylindrisk med innvendig diameter 5.555 unntatt for de første 24 centimeter 
etter kuleskråningen som var 5.56. Løpet hadde noe lavere presisjon i starten enn løpet 
som har passert 8000 skudd. Ved 3000 skudd gir løpet meget god presisjon med 77 grains 
Sierra hullspissprosjektil og Lapua fabrikk m/69 grains hullspiss. Alle 5-skudder holder 
innertier. 
 
Friflukt etter 3000 skudd: 2,6 mm. Løpet har i prinsippet ikke den form vi normalt anser 
for optimalt, dvs. konisk 5.57/5,575 i bakkant >>5.56 ved munning.   
   
Konklusjon på presisjon, hastighetstap og målt slitasje viser meget tilfredsstillende 
resultater for begge løp. Så langt er dette bedre enn 6,5 mm.     
         
Vindavdrift/Kulebane 
Vindavdrift er fra tidligere kjent som en svakhet for kaliber 5.56. Størrelsesordenen på 
forskjellen mellom 6.5 og 5.56 framgår av tabell (fra Nammo) i knepp ved 4m/s vind, rett 
fra siden. 
 
Knepptabell for vindavdrift: 
Kal  kule   hast   200m 300m 400m 600m 
5.56  77 grains Sierra 860m/s  5 8 11 19 
5.56  80 grains Berger 850m/s   6 8 14 
6.5  9,3 Sierra  800m/s  4 6 8 16 
6.5  8.4 g Diam.line 900m/s  3 5 7 10 
6.5  8.4 g       ”  830m/s  4 6 7 12 



Som en ser vil baneammunisjon for 200/300 m ikke ha store forskjeller. På 100 m har 77 
grains Sierra halv avdrift i forhold til R-amm. Velger man et Berger prosjektil og lader til 
850 m/s vil denne gi en vindavdrift på 2 - 4 knepp mer enn de beste 6.5 feltpatroner på 
600m. 
 
Fra 400m og utover vil 6.5 likevel være best. 
 
Kulebanen: Kulebanen ut til 600m er ganske lik i de to kalibre. Med Lapua 
fabrikkammunisjon, 69 grains prosjektil og Vo 925 m/s (ga 905 m/s i vårt testløp) blir 
kulebanen ganske lik Sierra 8 gram i 6.5 med Vo 910 m/s. Dette er testet praktisk med 
5.56 ut til 400 m.   
 
Konklusjon teknisk  
Sauer med kal. 5.56 er fullt på høyde med våre øvrige kalibre på 100 og 200 m. Slitasjetest 
viser så langt lengre levetid på løp i 5.56 enn 6.5mm. Under varierende vindforhold vil 6.5 
være vinneren på avstander over 400 m. 
 
Sauer i 5.56 er langt mer behagelig å skyte med pga lav rekyl og vil passe godt til personer 
som er skuddredde og har vansker med overgang fra kal. .22 til 6.5.  
 
Pris på amm: Bidrag fra våre faste leverandører av 6.5 ammo: Norma, Lapua og Nammo er 
det vanskelig å få. I flg disse er dette vanskelig bl.a. pga ukjent volum. Vi har bedt dem om 
å etablere forutsetninger/eksempler selv(antall solgte skudd).  Lapua har levert skriftlig 
antydning om reduksjon i pris på 5-10 %.  
 
Vi har etter hvert mottatt skriftlig info om antatte priser, som er både lavere, ganske lik og 
høyere enn for 6.5 ammunisjon.  
 
Fra de fabrikker som i dag har ferdig ammunisjon i 5.56 har vi mottatt priser på et tidlig 
tidspunkt. Markedet er stort og kvaliteten varierer mye. Vi har derfor i hovedsak fokusert 
på ammunisjon som gir gode treffbilder i våre tester. Det vurderes også utvikling av 
tilpasset amm fra flere leverandører. 
 
Både Norma og Lapua lager i dag hylser til 5.56 for det amerikanske marked og begge har 
etablerte produksjonslinjer for kaliber 5.56.  
Vi kan dokumentere at for den som lader selv vil redusert pris på prosjektil (f. eks 
toppkvalitet fra Sierra) og redusert kruttmengde, alene føre til besparelse på over 1 kr pr 
skudd. Skyttere som skyter 3-4000 skudd i året, og lader selv, kan derfor lett se hva 
besparelsen blir. Den som skyter og lader 3000 skudd 5.56 i året sparer f. eks et løp hvert 
år i kostnad i forhold til 6.5. Se teknisk info om slitasje. 
 
De fabrikker som i dag har ferdig ammunisjon og som har gitt et tilbud er følgende: 
 
Hornady:  75 grains hullspisskule med V0 ca 850 m/s. De seks siste 5 skudds serier har 

Gruppediameter på 200 m i mm: 24-35-39-22-65-34. Som det framgår av 
dette er dette en god ammunisjon hvor fem av seks serier holder innertier 
med god margin. Antydet pris fra DFS: Kr 5.45. Vi har ikke forhandlet om 
innpris. 

Lapua:  69 grains Scenar hullspisskule (har også utviklet Scenar 77 grains). Antydet 
pris kr 5.55 med 69 grains Scenar. Meget god presisjon. 



Nammo: 77 grains Sierra antydes ca kr 5.55 (ammo testet, men ikke ferdig laborert)  
Norma: Har ikke ferdig laborert, men nytter Sierra i deler av 6.5 programmet. Med 
  77 grains Sierra antydes en pris på kr 8.25 gitt salg på 800 000 stk. 
 
Magasinløsningen. De magasin vi nytter er prototyper som trenger forbedring før våpen 
med kal. 5.56 kan tas i praktisk bruk. Sauer avventer organisasjonens beslutning om 
godkjenning av kaliberet.  
 
Diverse 
Det har i meningsytringene om saken framkommet diverse påstander og meninger som 
administrasjonen finner det riktig å kommentere: 
 

- Ammunisjonsfabrikkene har alle hatt løp i kal. 5.56 til disposisjon og har kunnet 
skyte så mye de har ønsket. Dette i kontrast til at noen har ønsket en mer 
profesjonell testing av løp/ammunisjon. Det er utvist variabel/liten interesse for 
prosjektet fra ammunisjonsleverandørenes side.  

- Ved å anskaffe 5.56 i stedet for et løpsskifte for 6.5 er kostnaden et sluttstykke og 
noen magasiner, forutsatt at man endrer fra 6.5 til 5.56. Ønsker man begge deler 
koster et ombyggingssett i 5.56 det samme som kal. .22 settet. 

- Håndlading av ammunisjon i 5.56 blir ca 1 kr billigere enn 6.5. Det må investeres i 
diesett for 5.56. 77 grains Sierra hullspisskule (HPBT) i 5.56(den vi har brukt i 
tester) er ca 50 øre billigere, ex factory, enn 9.3 grams Sierra HPBT. 

 
Administrasjonen ser at det er noen kompliserende faktorer ved innføring av et nytt 
kaliber ved siden av de allerede godkjente. Man blir stilt overfor valg man helst ville 
slippe. Slik var også en del reaksjoner da vi godkjente Sauer 200 STR som våpen i DFS ved 
siden av Krag og Mauser. Denne gang har imidlertid alle et reelt valg, hvor de som ikke 
ønsker å endre noen ting kan fortsette som før. 
 
Utfordringer til tross, viktige positive sider som lett rekyl, utsikter til lavere kostnad og 
opprettholdelse av et godt forhold til Forsvaret gjør at administrasjonen vil anbefale 
kaliber 5.56 godkjent i DFS.    
 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Kal 5.56 (.223 Rem) godkjennes som tillatt kaliber i DFS. Tidspunkt bestemmes av Norges 
Skytterstyre. 
 
Jarle Tvinnereim foreslo følgende: 
Høringsresultatene viser at det er stor usikkerhet i organisasjonen om konsekvensene av å 
tillate kaliber 5,56 i DFS på generell basis. 
 
Med bakgrunn i høringene pålegges Rådgivende utvalg å utarbeide en konsekvensanalyse 
som omfatter alle sider ved å tillate kaliber 5,56 på generell basis i DFS. 
 
Norges Skytterstyre skal legge fram saken for Skyttertinget innen 3 år. 
 
 



 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2011 til å fatte følgende vedtak: 
Tvinnereim sitt forslag vedtatt som innstilling til Skyttertinget 2011 med 7 mot 1 stemme. 
Vaaje, Tvinnereim, Ivarrud, Kornbrekke, Skaug, Gjerstad og Bjerknæs stemte for forslaget, 
mens Olsen stemte for administrasjonens forslag. 

 
 
 

Sak 35/2011 Tingsak: Budsjett for private midler 2012 
 

 
BUDSJETTFORSLAG PRIVATE MIDLER 2012 

 
Note Budsjett 2012 Budsjett 2011 Regnskap 2010 

Driftsinntekter 
    Salgsvirksomheten 1 28 250 000 27 950 000 28 987 996 

Norsk Skyttertidende 2 2 730 000 2 750 000 2 387 038 
Salg administrasjonsprogram 3 1 300 000 700 000 622 000 
Landslotteriet 

  
3 240 000 

 Andre inntekter 
   

123 778 
Sum driftsinntekter 

 
32 280 000 34 640 000 32 120 812 

     Driftskostnader 
    Salgsvirksomheten 1 27 726 000 27 571 000 27 727 125 

Norsk Skyttertidende 2 2 730 000 2 710 000 2 830 526 
Administrasjonsprogrammet 3 1 300 000 700 000 675 875 
Landslotteriet 

  
2 245 000 

 Øvrig virksomhet 4 1 030 000 735 000 966 931 
Organisasjonsutgifter 5 610 000 2 475 000 895 936 
Sum driftskostnader 

 
33 396 000 36 436 000 33 096 393 

     Driftsresultat 
 

-1 116 000 -1 796 000 -975 581 

     Finansposter 
    Finansinntekter 
 

350 000 450 000 271 286 
Finanskostnader 

 
1 000 1 000 6 

Netto finansposter 
 

349 000 449 000 271 280 

     Resultat  
 

-767 000 -1 347 000 -704 301 
 



Note 1 - Salgsvirksomheten 
        

 
SUM VÅPEN AMMUNISJON ANNET SALG 

 
Forslag 2012 Budsj 2011 Regnsk 2010 Forslag 2012 Budsj 2011 Forslag 2012 Budsj 2011 Forslag 2012 Budsj 2011 

Salgsinntekter 
         Ordinære salgsinntekter 28 250 000 24 950 000 28 987 996 11 500 000 10 750 000 16 000 000 16 500 000 750 000 700 000 

Sum salgsinntekter 28 250 000 24 950 000 28 987 996 11 500 000 10 750 000 16 000 000 16 500 000 750 000 700 000 

          Varekostnader 24 485 000 24 210 000 24 799 359 9 775 000 9 135 000 14 080 000 14 550 000 630 000 525 000 

          Bruttofortjeneste 3 765 000 3 740 000 4 188 637 1 725 000 1 615 000 1 920 000 1 950 000 120 000 175 000 
Bruttofortjeneste i 
prosent 13,33 13,38 14,45 15,00 15,02 12,00 11,82 16,00 25,00 

          Lønnskostnader 1 350 000 1 300 000 1 245 453 
      

          Avskrivninger 11 000 11 000 10 730 
      

          Annen kostnad 
         Fraktkostnader 900 000 975 000 815 477 

      Husleiekostnader 400 000 400 000 278 325 
      Leie og leasing 80 000 65 000 72 829 
      Inventar/kontormaskiner 20 000 30 000 5 583 
      Revisjon 65 000 65 000 61 470 
      Andre konsulenttjenester 20 000 20 000 23 660 
      Kontorrekvisita, trykksaker 50 000 50 000 43 109 
      Telefon og porto 15 000 20 000 11 091 
      Reise- og oppholdsutgifter 135 000 125 000 73 810 
      Markedsføring 135 000 250 000 223 531 
      Forsikringer 60 000 50 000 60 978 
      Tap på krav 

  
1 720 

      Sum annen kostnad 1 880 000 2 050 000 1 671 583 
      

          Driftsresultat 524 000 379 000 1 260 871 
      



 
Note 2 - Norsk Skyttertidende 

   
 

Forslag 2012 Budsjett 2011 Regnsk 2010 
Driftsinntekter 

   Annonseinntekter 600 000 500 000 608 818 
Abonnementsinntekter 2 130 000 2 250 000 1 778 220 
Sum driftsinntekter 2 730 000 2 750 000 2 387 038 

    Produksjon-/distribusjonskostnader 
   Trykningsutgifter 830 000 820 000 821 500 

Porto- og distribusjon 550 000 475 000 541 775 
Sum produksjons-/distribusjonskost 1 380 000 1 295 000 1 363 275 

    Lønnskostnader 1 000 000 900 000 958 234 

    Annen kostnad 
   Kjøp inventar og utstyr 10 000 25 000 21 325 

Revisjonshonorar 17 000 15 000 17 075 
Andre honorarer 15 000 10 000 1 500 
Kontorrekvisita 10 000 10 000 14 244 
Telefon og porto 40 000 50 000 40 112 
Reise- og oppholdsutgifter 250 000 372 000 346 475 
Markedsføring 5 000 30 000 65 385 
Forsikring 3 000 3 000 2 901 
Sum annen kostnad 350 000 515 000 509 017 

    Driftsresultat 0 40 000 -443 488 
 

Note 3 – IT-løsninger skytterlag og samlag 
  

 
Forslag 2012 Budsjett 2011 Regnsk 2010 

Driftsinntekter 
   Salgsinntekter 1 300 000 700 000 622 000 

Sum driftsinntekter 1 300 000 700 000 622 000 

    Kostnader lisenser for videresalg 
 

100 000 89 440 

    Lønnskostnader 100 000 100 000 57 340 

    Annen kostnad 
   Drifting/vedlikehold nytt system 600 000 

  Inventar og utstyr 
 

25 000 28 212 
Konsulenthonorarer EDB 500 000 380 000 467 050 
Kontorrekvisita 10 000 15 000 10 242 
Telefon og porto 5 000 15 000 9 263 
Reise- og oppholdsutgifter 70 000 40 000 14 328 
Markedsføring 25 000 25 000 

 Sum annen kostnad 1 200 000 500 000 529 095 

    Driftsresultat 0 0 -53 875 
 



Note 4 - Øvrig virksomhet 
   

 
Forslag 2012 Budsjett 2011 Regnsk 2010 

    Lønns- og personalkostnader 300 000 40 000 277 791 

    Annen kostnad 
   Inventar og utstyr 30 000 20 000 30 082 

Reise- og oppholdsutgifter 40 000 50 000 39 832 
Representasjon 100 000 100 000 112 645 
Kontingenter og gaver 40 000 50 000 39 706 
Forsikring 20 000 25 000 19 375 
Leie av storskjerm til LS 500 000 450 000 447 500 
Sum annen kostnad 730 000 695 000 689 140 

    Sum kostnader øvrig virksomhet 1 030 000 735 000 966 931 
 

Note 5 - Organisasjonsutgifter 
   

 
Forslag 2012 Budsjett 2011 Regnsk 2010 

Bruk av øremerkede midler 
   Rekrutteringsaktiviteter 160 000 130 000 

 Felt-/skifelt, elektroniske feltfigurer 100 000 200 000 232 713 
Web-versjonen adm. program 

 
1 745 000 

 
    Sum bruk av øremerkede midler 260 000 2 075 000 448 195 

    Bruk av annen egenkapital 
   Landsskytterstevnet 250 000 250 000 360 274 

E-post til alle skytterlag 100 000 150 000 87 467 

    Sum bruk av annen egenkapital 350 000 400 000 447 741 

    Sum organisasjonsutgifter 610 000 2 475 000 895 936 
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2011: 
 
Budsjettforslag for private midler 2012 vedtas. 
 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2011 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 36/2011 
Tingsak: Forslag frå Nordfjord om endrede regler for lagskyting for 
veteraner 

 
Nordfjord skyttarsamlag fremmer flg. forslag:  
 
Samlagsskytingen for veteraner skal gjennomføres med at de to første etappene skal være 
10 skudd liggende for skyttere som er 65 år eller eldre, de to siste etappene skyter 6 kne og 
4 ligg og er for skyttere som er 55 år og eldre.  
 
Samlaget begrunner forslaget med at man er å regne som veteran det året skytteren fyller 
55 år. At den enkelte velger å skyte i en av seniorklassene skal ikke være avgjørende. Slik 
unngår man å utelukke skyttere over 55 år fra samlagsskytinger fordi de trives med 
stående skyting, og av den grunn velger klasse 3 – 5.  
 
 
Drøfting: 
At skyttere i klasse 3 – 5 med alder til veteranklassene i alminnelighet finner det vanskelig 
å hevde seg slik at de kvalifiserer inn på samlagslaget i klasse 1 – 5 er forståelig. Samtidig 
er dette skyttere som frivillig har valgt å skyte stående, og med det følger også 
begrensningen i at det kun er samlagsskytingen for seniorer som er muligheten!  
 
Det synes ikke riktig å la skyttere som til vanlig konkurrerer i klasse 1 – 5 delta i 
samlagsskytinger for veteraner. Konsekvensen av å tillate dette vil være at skyttere som 
ligger i toppsjiktet i veteranklassene i sitt samlag vil bli utkonkurrert når det kommer til 
samlagsskytinger. Dette vil lett bidra til unødig misnøye og demotivering blant de 
veteranskyttere som blir utkonkurrert av skyttere fra seniorklassene. Noen valg må gjøres 
uten at alle muligheter fortsatt skal være åpne!  
 
Det foreligger pr d.d. et forslag som går på å stramme inn en del av de valgmuligheter 
skyttere i enkelte klasser har fått. Dette for å gi et mer oversiktlig reglement, samt for å 
unngå at skyttere ser an konkurransen før det velges klasse. Det bør derfor avventes med 
å åpne opp for flere valgmuligheter.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2011: 
 
Dagens regelverk mht. deltakelse i samlagsskyting for veteraner beholdes uendret.  
 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2011 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 37/2011 Tingsak: Tildeling av LS 2015 
 
Det foreligger tre søknader om tildeling av Landsskytterstevnet i 2015. 
 

1. I samsvar med vedtatt turnusordning søker Lesja skytterlag om å arrangere 
Landsskytterstevnet i 2015. Baneskytingene planlegges arrangert på Vidflotten 
skytebane, som har vært LS arena de tre foregående LS på Lesja. Under forutsetning av 
at det blir elektroniske skiver på feltskyting, er også de feltmessige skytingene planlagt 
i nær tilknytning til hovedarena. 
 

2. Elverum skytterlag søker på nytt LS i 2015, fem år etter forrige LS-arrangement i byen. 
Det planlegges å benytte de samme anleggene på Terningmoen som ble benyttet i 
2010. Søkeren legger stor vekt på den økonomiske gevinsten det vil være å få gjenbruk 
av baner og arena, som ble pusset opp for et millionbeløp i forkant av LS 2010. 
 

3. Kongsberg skytterlag søker om LS i 2015, arrangert på Heistadmoen skytefelt, ca 10 km 
fra Kongsberg sentrum. Alle øvelser er planlagt i relativt nær tilknytning til 
hovedarena. Pr. i dag eksisterer det kun en 200 meter skytebane med 25 skiver. 
Forsvaret planlegger imidlertid en større oppgradering av skytefeltet, med oppstart i 
2013. Ved en eventuell tildeling vil Kongsberg skytterlag søke om fremprioritering av 
prosjektet. Fylke og kommune har om nødvendig sagt seg villige til å forskuttere 
investeringsmidler til prosjektet inntil Forsvaret får frigjort egne midler. 
 

Alle søknadene vedlegges tingpapirene, og refereres ikke videre i detalj. 
 
Administrasjonens drøfting:  
Det er veldig positivt at det er reell konkurranse om å få tildelt et landsskytterstevne. At 
tre skytterlag nå ønsker å få tildelt organisasjonens viktigste arrangement i 2015, vitner 
om at LS er et attraktivt arrangement både for skytterlagene og for kommunene og 
områdene rundt et LS-arrangement. 
 
De tre søknadene er alle gjennomarbeidet og godt dokumentert. For å kunne 
sammenligne søknadene deles disse inn i noen hovedgrupper. 
 
Arena 

• Lesja  
Vidflotten skytebane vil bli hovedarena som tidligere. Anlegget har god standard, og 
trenger derfor ikke å utbedres i stor grad. I tillegg til vanlig vedlikehold, ønsker Lesja 
skytterlag å utvide publikumsområdet noe, samt å tilrettelegge for to storskjermer. 
Med elektronikk på grovfelt og finfelt, åpner det seg muligheter for å kunne avvikle 
dette i forbindelse med arena. Alle tre finfeltstandplasser er planlagt i gangavstand fra 
arena/parkering. Grovfelten planlegges med start ca 3 km nord/vest for hovedarena. 
Parkering og opprop vil trolig være ved starten av feltløypa, og skytterne fraktes 
tilbake med buss til parkeringen. 
 

• Elverum 
Elverum skytterlag arrangerte som kjent LS i 2010, og satser i stor grad på gjenbruk av 
anlegg. Arenaen ble pusset opp for et millionbeløp, og holder en standard som burde 
holde til 2015. 500.000 kroner er budsjettert til vedlikehold. 

 



• Kongsberg 
Det området som er tenkt til hovedarena inneholder i dag kun en 200 meters bane 
med 25 skiver. Forsvaret planlegger en større oppgradering av skytefeltet med 
prosjektoppstart i 2013. Foreløpige prognoser fra Forsvarsdepartementet tilsier 
utvikling av Heistadmoen i perioden 2013 – 2018. Det er med andre ord ingen garanti 
for at Forsvaret vil sette i gang med prosjektet, selv om det er sannsynlig. Dette er et 
stort usikkerhetsmoment. Kongsberg kommune og Buskerud fylkeskommune har sagt 
seg villige til, hvis nødvendig, å forskuttere investeringsmidler inntil Forsvaret får 
frigjort egne midler. Den arenaen som er planlagt på Heistadmoen vil bli en moderne 
og funksjonell LS-arena. Det skal ikke legges skjul på at det er klare fordeler med å 
skreddersy en arena etter dagens krav. 
 

Alle de tre søkerstedene har i sine søknader lagt opp til kompakte arenaer, og med korte 
avstander til alle øvelsene på LS. 
 
Innkvartering 

• Lesja  
Hovedcampen vil som i 2005 ligge på Bøleira, ca 3 km fra hovedarenaen. Sist det var LS 
på Lesja var det ca 1200 campingvogner. Området som ble brukt i 2005 kan utvides 
ved behov. Lesja lover strøm til alle som ønsker, og det vil settes opp busser til og fra 
hovedarenaen. Nærmeste hotell finnes på Dombås, ca 15 km fra arenaen. Der er det 2 
hoteller, som Lesja skytterlag har inngått en avtale med. Til sammen inneholder 
hotellene 139 rom. Dette er tilstrekkelig til å dekke de behov DFS har for overnatting 
for Skytterstyret, tingrepresentanter, presse, NRK, gjester osv. I tillegg til dette er det 
ytterligere 6 hotell innen 45 km avstand til hovedarenaen. 
 

• Elverum 
Elverum skytterlag er i dialog med Forsvaret om en opprustning og utvidelse av rep.-
leir området inne på Terningmoen. Håpet er at den kan ta imot opp mot 1200-1300 
campingvogner. Det er også muligheter for å få strøm til alle vognene, forutsatt at DFS 
åpner for at de faktiske kostnadene for strøm dekkes av de som leier plass. Ved behov 
kan også skoler og idrettsplasser i Elverum benyttes til camping som tidligere. Det er 
planer om å bygge et nytt hotell ved ”Elgstua” innen 2015. For mange vil dette være i 
gangavstand til arenaen. Hotellet planlegges med 120 rom. Forutsatt at skytterlaget 
får tilgang til disse rommene, vil dette dekke hele det behovet DFS har til 
innkvartering. 

 

• Kongsberg 
Hotellkapasiteten i Kongsberg sentrum er god, med to hoteller pr i dag og trolig ett til 
innen 2015. Sentrum av Kongsberg ligger ca 10 km fra arenaen. Innen 2015 vil det 
trolig være enda ett hotell i sentrum. I tillegg er det flere ulike overnattingstilbud i 
kommunen (leilighetshotell, vandrehjem og gjestegård), slik at det vil være minst 1200 
sengeplasser innen kommunen og ca 1500 sengeplasser innen 30 minutters kjøring. 
Kapasiteten vil bli enda bedre dersom nytt hotell bygges. 
I Kongsberg er det ikke planer om noen hovedcamp, men flere mindre campingplasser 
i tilknytning til skoler og idrettsanlegg i sentrum. I tillegg er det lagt opp til muligheter 
for skyttercamp i forbindelse med repetisjonsleiren ved Heistadmoen. Størrelse og 
kapasitet på campingen i Kongsberg vites ikke, men det forutsettes at det dekker 
behovet. 

 



Tilgjengelighet – Aktiviteter 
• Lesja  

Lesja ligger ganske midt i Sør-Norge. Fra Oslo tar det ca 5 ½ time å kjøre med bil, mens 
det fra Trondheim og Ålesund tar ca 3 timer. Det er togforbindelse både fra 
Gardermoen og Værnes. I tillegg er det togforbindelse til Åndalsnes. Området rundt 
Lesja kan by på mye flott natur, med kort vei til både fjord og fjell. Foruten dette satser 
Lesja på ulike kulturarrangement med både landskjente og lokale utøvere. 
 

• Elverum 
Elverum har en sentral plassering på Østlandet, med bare et par timers avstand til 
Oslo, hvor kommunikasjon med fly, tog og buss er meget bra til de fleste deler av 
landet. Deltakerantallet på LS de siste gangene på Elverum har vist at plasseringen er 
gunstig for veldig mange. 
Elverum skytterlag håper at de nordiske jakt- og fiskedagene, festspillene i Elverum og 
Elverumsdagene vil arrangeres samtidig med Landsskytterstevnet. Dette vil gi mye liv 
og røre i byen, med aktivitetstilbud for både store og små. I det store og hele er dette 
et pluss for arrangementet, men det er ikke utelukkende positivt. Det vil medføre 
mange tilreisende til Elverum utenom LS, noe som vil gi mer trafikk og trykk på 
overnatting. 

 

• Kongsberg 
Kongsberg er i likhet med Elverum ca 2 timers kjøring fra Oslo. I tillegg har det en 
sentral beliggenhet både i forhold til Sørlandet og Vestlandet, noe som gjør at man kan 
forvente et høyt deltakerantall. 
Av aktivitetstilbud i Kongsbergregionen, kan nevnes en rekke museer. I tillegg er det 
gode muligheter for sykling, padling, klatring, bading, turer i fjellet osv.  
 

Parkering 
• Lesja  

Parkeringskapasiteten i Lesja i 2005 var i minste laget på de mest belastede dagene. 
Dette har Lesja planer om å gjøre noe med. Hovedparkeringsplassen planlegges 
utvidet fra ca 1000 biler i 2005 til 1600 biler i 2015. Det vil bli opprettet en 
parkeringsplass ved opprop grovfelt. I tillegg vil det være andre mindre 
parkeringsområder i nærheten av arenaen, slik at den totale kapasiteten vil ligge på 
drøyt 2000 biler. 
 

• Elverum 
Elverum vil benytte det samme området som i 2010 til parkering. Dette har en 
kapasitet på ca 3500 biler, og ligger noen hundre meter fra arena. Adkomsten for VIP 
og busser vil skje via Vindheiaveien, som Forsvaret planlegger å ruste opp til å tåle 
tyngre og mer trafikk. Dette vil medføre vesentlig mindre blanding av gående og 
trafikk enn hva som var tilfellet i 2010. 

 

• Kongsberg 
I forbindelse med evt. bygging av ny arena er det planlagt en stor hoved- 
parkeringsplass få hundre meter fra arenaen. Denne vil romme ca 2000 biler. I tillegg 
har Kongsberg lagt opp til en noe mindre parkeringsplass i forbindelse med opprop 
felt. Det er også skissert løsninger for andre, mindre parkeringsområder ved behov. 
 

 



Offentlig støtte 
• Lesja  

Lesja kommune har hatt tradisjon for å støtte opp om Landsskytterstevnet, og har gitt 
lovnad om å støtte opp på samme måte denne gang. Støtten fra Lesja er både i form 
av ren pengestøtte og i form av utstyr og arbeidskraft. I 2005 var støtten på i 
underkant av 2 mill. kr. I søknaden fra Lesja skytterlag anslås det at denne summen vil 
bli høyere i 2015.  
Dovre kommune har satt av 1 mill. kr. i sin økonomiplan, fordelt over to år. 
Forutsetning er at bevilgede penger går til fast infrastruktur, som vil komme Forsvarets 
(HVSKS) framtidige bruk av Vidflotten skytebane til gode. 
Oppland fylkeskommune stiller seg positive til arrangementet, og vil bli invitert til å 
bidra med økonomiske midler. Det samme gjelder Regionsrådet for Nord-
Gudbrandsdal, som allerede har gitt et mindre bidrag i søknadsprosessen. 
 

• Elverum 
Elverum skytterlag er opptatt av at Landsskytterstevnet skal stå på egne ben, og 
ønsker ikke å søke om økonomisk støtte fra kommune/fylke. Denne holdningen er 
administrasjonen prinsipielt uenig i. Elverum kommune har likevel sagt at de skal yte 
betydelige bidrag slik at arrangementet skal bli vellykket. 
 

• Kongsberg 
• Kongsberg kommune har gitt skytterlaget løfte om at de vil støtte arrangementet 

økonomisk og ressursmessig på lik linje med andre vertskapskommuner for 
landsskytterstevner. Buskerud fylkeskommune har sagt at de vil være en god 
samarbeidspartner. 
 

Konklusjon 
Administrasjonen vurderer det slik at søknaden fra Kongsberg skytterlag inneholder klare 
usikkerhetsmomenter, spesielt med tanke på utbygging av arena. Administrasjonen vil 
imidlertid gi uttrykk for at Kongsberg vil kunne være et spennende og godt alternativ for 
senere LS, gitt en avklaring av arena.  
 
De to andre søknadene er etter administrasjonens vurdering begge gode alternativer, og 
begge arrangørene har tidligere vist at de er i stand til å gjennomføre gode 
Landsskytterstevner. Verken Elverum eller Lesja vil være avhengig av å ruste opp sine 
arenaer for store pengebeløp. Etter administrasjonens mening har både Elverum og Lesja 
søknader som tilfredsstiller de krav DFS har for Landsskytterstevnet. Valget faller 
imidlertid på Lesja, med bakgrunn i den turnusen Skyttertinget vedtok i 2002. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2011: 
 
Lesja skytterlag tildeles arrangementet av Landsskytterstevnet 2015. 
 
Arrangøren må forholde seg til forutsetningene for arrangementet som fremkommer i 
Tildelingsnotat fra Norges Skytterstyre og avtalen mellom Forsvaret og DFS vedrørende 
støtte til LS for perioden 2011 – 2020. 
 
Ketil Olsen foreslo å tildele Elverum skytterlag arrangementet av Landsskytterstevnet i 



2015. 
 
Morten Bjerknæs foreslo å tildele Kongsberg skytterlag Landsskytterstevnet i 2015. 
 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2011 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtatt som innstilling til Skyttertinget 2011 med 6 mot 2 
stemmer. Vaaje, Tvinnereim, Skaug, Kornbrekke, Gjerstad og Ivarrud stemte for at Lesja 
skytterlag skal tildeles LS i 2015. Olsen stemte for at Elverum skytterlag skal tildeles LS i 
2015, mens Bjerknæs stemte for at Kongsberg skytterlag skal tildeles LS i 2015. 

 
 
 

Sak 38/2011 Tingsak: Forslag om innføring av lagskyting på LS 
 
LS-utvalget anbefalte i sin rapport, framlagt til skytterstyrets møte i desember 2009, at det 
skulle innføres en lagskyting i baneskyting for klasse 3-5 på Landsskytterstevnet. Deres 
begrunnelse var at en lagskyting på fredag etter Stang- og felthurtigfinalen, ville sørge for 
at det blir mer publikum på arenaen fredag ettermiddag. Videre ville det trolig også 
medføre at flere skyttere og publikummere ble igjen til feltfinalene lørdag.  
 
På Elverum i 2010 ble det gjennomført en prøveordning med en lagskyting etter følgende 
betingelser (jfr. vedtak i Skytterstyrets sak 9 og 54 i 2010): 
 

1. De tre beste skytterne fra hvert skytterlag i klasse 3-5 på baneskytingens 25-skudd 
under LS kvalifiserer skytterlaget. De 50 beste skytterlagene kvalifiserer seg til 
lagskytingen. 

2. Hvis skytterlag X sine 3 beste skyttere har skutt henholdsvis 235, 238 og 242 poeng, 
blir de kvalifisert til denne lagskytingen hvis det ikke er flere enn 49 skytterlag som 
har høyere samlet poengsum enn dem. I dette tilfelle blir kvalifiseringsresultatet 
715 poeng.      

3. I lagskytingen skytes samme 10-skudd som under samlagsskytingen for klasse 1-5 I 
tilfelle med skytterlag X skal skytteren som skjøt 235 poeng skyte først, skytteren 
med 238 poeng skal skyte som andremann, mens skytteren som skjøt 242 blir 
ankermann/kvinne. Hvert skytterlag som kvalifiserer seg til lagskytingen gis 
mulighet til å benytte 1 reserve. Ved eventuell bruk av reserve, skal dette være 
skytteren som fra skytterlaget har det fjerde beste resultatet i klasse 3–5 på 25-
skudden. Reserven må skyte den etappe som den skytter som kvalifiserte 
skytterlaget skulle hatt under lagskytingen. Oppropslistene for lagskytingen settes 
opp etter at innledende hovedskyting for klasse 3-5 er ferdig på onsdag. 

4. Det settes opp et trofé til vinnerlaget i 2010 fra Nordic Arena A/S. Deltakerne og 
skytterlaget på de tre beste lagene tildeles diplom.  

5. Etter gjennomføringen i 2010 evalueres gjennomføringen. Et eventuelt forslag om 
permanent innføring av lagskyting fremmes for Skyttertinget 2011. 

 



Administrasjonens drøfting: 
LS-utvalget har evaluert ordningen med lagskyting i 2010, og anbefaler at skytingen 
videreføres i 2011. De fleste lagene som var kvalifisert stilte til lagskytingen, og deltakerne 
var i hovedsak positive til opplegget. Systemet er enkelt å forholde seg til administrativt, 
samtidig som at skytterlagene slipper å fokusere på uttaksprosesser for hvilke skyttere 
som skal representere skytterlaget. Nesten 150 skyttere ble aktivert i Elverum på fredag 
ettermiddag, og med publikum ble dette en god aktivitet på LS-arenaen. Siste lag 
kvalifiserte seg til lagskytingen med 718 poeng, som gir 239, 33 i gjennomsnitt.  
 
Administrasjonen støtter LS-utvalget og har tro på konseptet for lagskytingen. Forslaget 
bidrar til å aktivere flere skyttere og publikummere fram mot feltfinalene på lørdag, etter 
den modell som nå gjennomføres med kongelag på torsdag, Stang- og felthurtigfinale på 
fredag og feltfinaler på lørdag. Lagskytingen bidrar også til å aktivisere flere skyttere som 
normalt ikke oppnår finaleplass på LS. Kanskje kan også en slik lagskyting bidra til at 
skytterlagene vil motivere for at flest mulig 3-5 skyttere deltar på LS.    
Administrasjonen mener det er viktig å understreke at dette ikke skal være noe offisielt 
NM i lagskyting, slik det har vært foreslått for Skyttertinget tidligere. Et offisielt NM vil gi 
et sterkere ønske om at skytterlagene selv skal få velge ut sine skyttere uavhengig av 
resultatet på LS. En slik ordning vil etter administrasjonens mening gi mer ”støy” i 
skytterlagene rundt uttak, samtidig som det blir administrativt mer krevende å 
gjennomføre. Ved innføring av et offisielt NM er det også grunn til å tro at gode skyttere 
kan melde overgang til skytterlag de anser å ha høyere sjanse til å gjøre det godt i 
konkurransen. En slik ”topping” av skytterlag anses ikke heldig for utviklingen av DFS, hvor 
det er ønskelig at skytterne bidrar i skytterlagene der de har sin geografiske tilknytning.   
 
Ved en eventuell innføring av lagskyting for klasse 3-5, vil det mulig bli et ønske/krav om 
slik lagskyting på 100 meter for veteraner og rekrutteringsskyttere også. I forhold til 
tidstabellen er dette utfordrende, da det er størst press på 100 meter under finalene. En 
lagskyting for rekrutteringsklassene eller veteranskytterne på LS vil heller ikke medføre at 
mange skytterlag kan stille lag. Få skytterlag stiller med tre rekrutteringsskyttere og enda 
færre har tre veteranskyttere. Hvis en innføring av lagskyting for klasse 3-5 medfører et 
slikt forslag, vil det eventuelt være mulig å tenke seg kombinasjonslag av veteran- og 
rekrutteringsskyttere. Denne kunne eventuelt også vært bygd inn i den innledende 25-
skudden om man ikke finner plass i tidstabellen til egen finale.          
 
Nordic Arena A/S satte opp et trofé til vinnerlaget i 2010. De har sagt seg villig til å sette 
opp et nytt trofé til vinnerlaget i 2011.  
 
Administrasjonen mener at lagskytingen også i 2011 bør gjennomføres som en 
prøveordning. Etter at andre år er gjennomført, bør skytterstyret evaluere lagskytingen og 
gjøre eventuelle sportslige eller premieringsmessige endringer før lagskytingen innføres 
permanent fra 2012.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2011:  
 
Det innføres lagskyting i klassene 3.-5. for skytterlag på Landsskytterstevnet. For 2011 
gjennomføres lagskytingen etter samme modell som den ble gjennomført på Elverum 
under LS i 2010. På bakgrunn av gjennomføringene i 2010 og 2011, evaluerer Norges 



Skytterstyre lagskytingen og utarbeider endelig reglement med instruks foran LS i 2012.  
 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2011 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 

Sak 39/2011 Tingsak: Forslag fra Ofoten om ny klasse for jegere i feltskyting 
 
Denne saken startet med Rådgivende utvalgs innstilling vedrørende jegerskyting i DFS. 
Utvalget foreslo den gang å innføre feltskyting med jaktvåpen i to klasser for jegere i DFS. 
 
Styret foreslo for Skyttertinget det samme år(sak 13/2001)at styret ble gitt i oppdrag å 
oppnevne et eget utvalg for å utrede organisasjonens forhold til jegerrelaterte aktiviteter i 
regi av DFS. 
 
Jegerutvalgets innstilling vedrørende jegerrelaterte aktiviteter i DFS ble levert styret våren 
2002. 
 
I styresak 34/2002 gikk styret inn for at det ikke skulle opprettes egen jegerklasse i DFS, 
slik jegerutvalgets innstilling var. 
 
I tingsak 7/2002 ble det vedtatt at det skulle opprettes en egen jegerklasse i DFS. I det 
samme vedtak ble styret gitt fullmakt til å utforme et regelverk for jegerklassen med 
utgangspunkt i jegerutvalgets innstilling. 
 
I sak 64/2002 vedtok styret regelverket for jegerklassen slik det framkommer i Skytterboka 
pkt 7.239. Her er regelverket tydelig på at det kun er skyttere registrert i klasse 1 som kan 
delta i jegerklassen på åpne feltstevner i DFS. 
 
Ofoten foreslår nå at alle aktive skyttere, i alle klasser, også registrert som aktive 
rifleskyttere i andre forbund, skal ha tilbud om å skyte med sin jaktrifle i en egen klasse, 
JG2, på åpne feltstevner i DFS.  
 
Administrasjonen har ikke et generelt inntrykk av at våre aktive savner tilbud om å kunne 
delta i åpne feltstevner med jaktrifle. 
 
Drøfting: 
Ofoten skyttersamlag argumenterer med at en ordning med en ny JG2 klasse etter alt å 
dømme vil øke aktiviteten i feltskyting idet man får med seg minst to stevner når man drar 
på feltskyting og har lange avstander å reise. Arrangøren får økte inntekter både hva angår 
startkontingent og kjøkkenomsetning. Dersom det for de aktive blir en øket interesse for å 
reise på feltskyting siden man får et dobbelt tilbud har forslaget sin hensikt. Spørsmålet 
blir derfor hovedsakelig om disse aktive ikke er ute på feltskyting, men blir det ved et 
attraktivt tilbud. Eller er det slik at disse heller vil skyte med jaktrifla, men deltar i vanlig 
klasse siden de ikke har annet tilbud. I så fall vil en JG2 klasse redusere deltakelsen i DFS – 
feltskyting. 
 



Økt omsetning på kjøkken er vel tvilsomt fordi den som skyter begge opplegg neppe har 
tid til å slappe av i kafeen.  
 
I skytterlag hvor man har god deltakelse i feltstevne vil en utvidet deltakelse slik Ofoten 
foreslår, og tror på, komplisere arrangementet. Mot slutten av dagen kan man risikere 
opphopning man ikke har planlagt for, eller i alle fall har en merbelastning med å klargjøre 
for. 
 
De som i dag er klasseførte skyttere i DFS har vel kan hende fortsatt ikke særlig behov for 
å skyte feltskyting med sin jaktrifle, for å være godt nok forberedt til storviltjakta? 
Manglende henvendelser om problemstillingen til administrasjonen kan tyde på det. 
 
Tilbudet til jegere den gang dette ble vedtatt var nok i hovedsak begrunnet med at de 
jegere som skjøt lite skulle få et tilbud for å bli en sikrere skytter/storviltjeger.  
 
Tilbudet som ble gitt ved fastsettelse av dagens regelverk synes å dekke det grunnlag 
klassen ble etablert på. 
 
Dersom aktive skyttere skulle gis et tilbud burde det være i eksisterende jegerklasse. Dette 
vil fort kunne synes å bli rått parti i klassen slik at det ikke ville være godt nok å ha bare en 
klasse for alle utenom kl 1. 
 
Slik løsning (alle i en klasse) har vi i dag i forhold til deltakelse med AG3/HK 416. 
 
Aktiviteten i Jegerklassen er liten slik at dette neppe kan sies å være av stor interesse 
og/eller ha betydning for organisasjonen som helhet. 
 
Konklusjonen blir, etter en samlet vurdering, at administrasjonen ikke støtter forslaget. 
Skal noe gjøres måtte det bli å la aktive skyte i eksisterende jegerklasse. Trolig vil dette bli 
en liten gruppe klasse 2 og 3 skyttere som neppe blir skremmende for de øvrige i 
jegerklassen. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2011: 
 
Dagens regelverk for jegerklassen beholdes uendret. 
 
 
Vedtak Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2011 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 40/2011 Gjennomføring av Kongelag/Prinsesselag 
 
Administrasjonen legger i dette møte fram forslag til endringer i finaleavviklingen på LS i 
tråd med anbefalinger fra LS-utvalget. 
 
Utvalget foreslår en tilpasning av gjennomføringen av Kongelaget og Prinsesselaget, slik 
disse finalelagene har vært avholdt i 2009 og 2010. Fra og med 2009 ble Kongelaget skutt 
ved at de 15 skytterne gjennomførte sin finaleomgang èn og èn. I Prinsesselaget skjøt 
skytter fra skive 6 til 15 samlet, mens skive 1 – 5 skjøt èn og èn.    
 
I 2010 ble det også bestemt at finaleomgangen skulle skytes på åpen skjerm, slik at skytter 
kunne følge serien underveis. Dette ble først gjort på Norgescup etter vedtak i sak 
44/2010 og senere utvidet til å gjelde LS 2010 som en prøveordning.  
 
LS-utvalget har følgende argumentasjon og forslag til gjennomføring på LS 2011:  
”Gjennomføringsformen på Kongelaget har de senere år vært gjenstand for mye debatt. 
For NRK har en gjennomføring hvor det skytes èn og èn gitt en mye bedre sportslig 
sending. Mye av grunnlaget for at Kongelaget får NRK-tid om kvelden, er kort sagt at det 
vises mer skyting og mindre anvisning. Utfordringen er at gjennomføringen på arenaen blir 
noe lengre, og at det sportslig sett kan bli variasjoner i værforholdene fra skytter til 
skytter.  
 
LS-utvalget ønsker å fortsette en gjennomføring med å skyte Kongelaget èn og èn. 
Kongelaget ble i 2010 avholdt på 1 time og 30 minutter, mens det i 2009 gikk 1 time og 45 
minutter. Grep som ble gjort foran 2010 var å bedre logistikk på innmarsjer og stramme 
regien på gjennomføringen mellom skytterne. Utvalget mener likevel det er optimalt å få 
tiden ytterligere ned, og foreslår to grep - prøveskuddtiden gjøres kortere, samt at alle på 
Kongelaget går inn på standplass samtidig. (I 2009 og 2010 ble Kongelaget delt i tre puljer 
av fem skyttere).   
 
I stedet for at Kongelaget gjennomføres ved at skytterne gis 2 minutter prøveskuddstid 
først, og så 1 minutt prøveskudd like før skyting, får hver skytter kun 1minutt og 30 
sekunder i prøveskuddstid. Skytter på skive 15 går rett på med sine prøveskudd og 
deretter gjennomfører hun/han sin finaleomgang. Deretter skyter skytter på skive 14 
prøveskudd og finaleomgang osv. LS-utvalget mener at en skytetid på 1 minutt og 30 
sekunder kan innføres generelt før finaleomgang på alle stevner i DFS. Dette gjelder både 
når det er fortløpende omgang og når finalen arrangeres som egen skyting til slutt på 
stevnet.  
 
På LS i 2010 ble det for første gang gjennomført ved at det ble skutt på åpen skjerm. LS-
utvalget mener dette ga en ny dimensjon til avviklingen av finalen. NRK og publikum fikk 
umiddelbart reaksjonene fra skytterne når man slapp å vente på anvisning. Skytterne 
benyttet i liten grad muligheten til å se på skjermen underveis, men det kan også skyldes 
at forholdene var meget stabile. LS-utvalget konkluderer med at det under LS med NRK-
dekning er greit å skyte på åpen skjerm. Representanten for landslagsskytterne uttrykte 
imidlertid på vegne av skytterne at de primært ikke ønsket å skyte på åpen skjerm.  
 
Utvalget mener det generelt er viktig at endringer som skjer på Landsskytterstevnet også 
må følges opp på andre stevner, slik at det blir færrest mulig særordninger for LS. 



Ordningen med åpen skjerm på finaleomgang blir likevel her et unntak som anbefales kun 
avholdt på LS når NRK sender fra finalene.  
 
Tiltak: 

• Prøveskuddstiden reduseres fra 3 minutter til 1 minutt og 30 sekunder før 
finaleomgang. 

• Finaleomgangen for klasse 3 - 5 skytes på åpen skjerm på Landsskytterstevnet. 

• Alle skytterne i Kongelaget og Prinsesselaget går inn på standplass samtidig. 
Kongelaget skytes enkeltvis, mens Prinsesselaget skyter felles fra skive 6-15 og 
enkeltvis fra skive 5 til 1.” 

Administrasjonens drøfting: 
LS-utvalgets rapport ble lagt fram for Skytterstyret i desembermøte 2010. I samme møte 
ble en anbefaling fra administrasjonen om redusert prøveskuddtid før finaleomgang fulgt 
opp og satt til 1 minutt på alle stevner.  
 
Administrasjonen er enig i LS-utvalgets konklusjoner om en tilpasning av opplegget for  
Kongelaget og Prinsesselaget. Gjennomføringsformen med skyting èn og èn gir god TV og 
skaper spenning ved at man kan følge skytingen til den enkelte på storskjermen. Grepene 
med kortere skytetid på prøveskuddene, samt at hele laget av skyttere marsjerer inn 
samtidig vil medføre at gjennomføringstiden går vesentlig ned. Det at denne formen for 
gjennomføring har virket langdryg har så langt vært det største ankepunktet mot 
ordningen.  
 
Når det gjelder skyting på åpen skjerm i finaleomgangen, mener administrasjonen at dette 
kan gjøres for klasse 3 -5 på LS. Ved skyting èn og èn gis muligheter for skytterne til å 
korrigere egen skyting underveis ved å følge med på skjermen. Ulike vindforhold i 
Kongelaget kan gjøre dette nødvendig, og da er det også en fordel med åpen skjerm for lik 
konkurranse.  
 
I fjor var det jevne forhold og få som benyttet seg av muligheten til å se på skjermen 
underveis i skytingen. Ved ulike vindforhold vil nok flere velge å se på skjermen under 
skytingen, samt at det vil bli mer ”å snakke om” for kommentatorene som følger 
skytterne. Når det skytes på åpen skjerm spares også noe tid i gjennomføringen, ved at 
skytteren umiddelbart etter sin skyting får vite resultatet av skytingen. 
Gjennomføringsmessig var dette også greit for de andre finalelagene som skjøt felles, og 
tilbakemeldingene fra skytterne var stort sett at dette var ok på LS.   
 
Når det skytes felles et helt lag på 50 skyttere kan man tenke seg sikkerhetsmessige 
utfordringer da skytteren får vite sitt resultat før visitasjon av våpenet. Med de militære 
mannskaper på LS var imidlertid dette under kontroll på fjorårets LS. Sikkerhetsaspektet er 
et argument som gjør at administrasjonen er enig med LS-utvalget i at skyting på åpen 
skjerm kun skal foregå på LS.    
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Finaleomgangen for klasse 3-5 i baneskyting skytes på åpen skjerm på 



Landsskytterstevnet.  
 
Kongelaget skytes enkeltvis ved at skytternummer 15 skyter først, deretter skive 14 osv. 
Hver skytter gis 1 minutt prøveskuddtid i forkant av egen skyting.  
 
Prinsesselaget gjennomføres ved at skytter fra skive 6 til skive 15 skyter prøveskudd på 1 
minutt felles og deretter felles gjennomføring av finaleomgangen. Skive 1 til 5 
gjennomføres som i Kongelaget ved at skive 5 skyter først og deretter skive 4 osv.   
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 

Sak 41/2011 Tingsak: Forlag om alternering av HM Kongens Pokal 
 
Skyttertinget 2010 vedtok følgende: 
 
”For 2011 søkes Slottet om tildeling av kongepokal til NM i skifeltskyting. Spørsmål om 
kongepokaler i DFS i framtid, fremmes som egen sak for Skyttertinget 2011.” 
 
Bakgrunnen for saken på Skyttertinget i 2010 var et forslag fra Lakselvdal skytterlag/Troms 
skyttersamlag som gikk ut på følgende: 
 
1. DFS søker Slottet om overførsel av Hans Majestet Kongens Pokal (HMKP) i NM 

Skifeltskyting, til alternering mellom DFS-disiplinene: NM Felt, NM Stang og NM 
Felthurtigskyting. Skytterstyret fastsetter rekkefølgen på alterneringen. 

2. HMKP deles ut til Norgesmesteren i den disiplinen som har turnus for utdeling. 
3. En skytter kan kun vinne en kongepokal hvert år. Hvis en skytter skulle være kvalifisert 

for HMKP i 2 grener, vil denne kun få HMKP i baneskyting. HMKP vil da ikke bli delt ut i 
andre disipliner dette året. 

4. Nåværende vandretrofeer og utmerkelser til vinner i NM Felt, NM Stang og NM 
Felthurtigskyting opprettholdes som i dag.” 

 
Lakselvdal legger i hovedsak følgende til grunn for sitt forslag: 
 
DFS har 2 kongepokaler som deles ut årlig. Den ene deles ut til Skytterkongen/-
dronningen, trolig det gjeveste og mest prestisjefylte trofé i DFS. Den andre deles ut i DFS-
disiplinen, skifeltskyting. 
 
Under NM i skifeltskyting i 2009 var det 18 (atten) deltakere, som kjempet om å vinne 
Hans Majestet Kongens pokal (HMKP). Resultatlistene de siste årene viser at 
deltakerantallet på NM skifelt har ligget mellom ca. 30-40 totalt. Sammenliknet med 
konkurransen om HMKP i baneskyting har deltakelsen vært mikroskopisk.  
 
Mange vil hevde at å sette 2 pokaler opp mot hverandre vil være urettferdig. Uansett er 
det ofte slik at et trofé sin status måles i hvor hard konkurransen er for å vinne det. 
 



Når vi vet at Slottet foreløpig ikke godtar at NM felt alene skal få overført HMKP fra skifelt, 
er det duket for nye forslag. Da er det helt naturlig at Stang- og felthurtigskytingen bør 
være med i tillegg til felt. Alle 3 feltdisiplinene ligger tett til formålsparagrafen, som også 
bør tale til fordel. 
 
Stang- og felthurtigskytingene er uten tvil populære øvelser på LS blant TV-seere og 
publikum. Dette kan TV-seertallene og lokalavisene bekrefte. Kvaliteten på ferdighetene til 
hurtigskytterne har også hevet seg opp til et særdeles høyt nivå, noe finaleskytingene de 
senere år har vist. 
 
Administrasjonens drøfting:  
Den minste av organisasjonens to kongepokaler har vært et diskusjonstema blant skyttere 
i lang tid. Mange har ment at skifelt med et såpass lavt deltakerantall i NM ikke bør ha en 
av organisasjonens to kongepokaler. Kritikerne har stort sett hevdet at kongepokalen 
burde vært delt ut til norgesmesteren i felt. Dette begrunnes først og fremst med at 
feltskyting er en mye større øvelse på alle nivå i DFS. Forslaget fra Lakselvdal med å dra 
Stang- og felthurtigskyting inn i diskusjonen om kongepokal var således nye tanker for de 
fleste. 
 
Intensjonen bak forslaget fra Lakselvdal er utvilsomt veldig bra. En kongepokal vil trolig bli 
godt mottatt blant de beste i de ulike øvelsene, og muligens også føre til at noen flere vil 
satse Stang og felthurtig de årene kongepokalen settes opp i disse øvelsene. Det er 
imidlertid lite trolig at en kongepokal vil utgjøre en merkbar økning i deltakerantallet 
totalt sett. Feltøvelsene står sterkt på Landsskytterstevnet slik det er i dag, og de er 
således ikke avhengig av en kongepokal for å overleve. For skifelt er situasjonen imidlertid 
litt annerledes. Dette arrangementet vil av naturlige årsaker aldri kunne legges inn under 
LS. Så lenge NM i skifelt arrangeres alene, vil en kongepokal helt klart være en 
motivasjonsfaktor for mange og dermed gi større deltakelse. 
 
Lakselvdals forslag om alternering av kongepokalen er et godt forslag, men det finnes også 
andre løsninger som bør diskuteres. Under saksbehandlingen i fjor lanserte 
administrasjonen tanken om å kåre en ”feltkonge” på bakgrunn av plassiffer i feltskyting, 
Stangskyting og felthurtigskyting. Dette forslaget vil trolig ikke bli like godt mottatt blant 
spesialistene i Stang- og felthurtigskyting, men det vil like fullt føre til at den beste 
feltmessige skytteren på Landsskytterstevnet får kongepokalen. 
 
Administrasjonen har ikke drøftet disse spørsmålene med Slottet. Vi mener det vil virke 
useriøst om vi som organisasjon kommer til Slottet med mange mulige løsninger og 
deretter tilpasser søknaden etter hvilke forhåndslovnader vi eventuelt kan motta hos dem. 
 
Til opplysning ble det i 2005 søkt om en tredje Kongepokal til Norgesmesteren i 
feltskyting, men denne søknaden ble avslått av Slottet. Det vites ikke hvordan 
behandlingen ville blitt om søknaden hadde vært koblet til et tilbud om å fjerne 
Kongepokalen i skifelt. 
 
Skifeltutvalget har behandlet saken. De ønsker kongepokalen fortsatt i skifelt, og mener 
kongepokalen er viktig for grenens eksistens som NM øvelse. De ønsker heller ikke at 
pokalen skal alternere mellom skifelt og skogsløp. Hvis Lakselvdal sitt forslag får flertall, 
ser SFU det som naturlig at NM i skogsløp med skyting blir en del av turnusen nå som 
dette har blitt en del av Landsskytterstevnet. 



Konklusjon 
Administrasjonen har konkludert med at kongepokalen bør forbli i skifelt. Dette begrunnes 
først og fremst ut i fra at Skyttertinget 2010 vedtok at de fortsatt skulle opprettholde 
skifelt som NM-øvelse i DFS. Det forplikter, og det er stor grunn til å tro at NM i skifelt er 
avhengig av en kongepokal for å få deltakelse. Verken felt, Stang eller felthurtigskyting 
trenger en kongepokal for å få oppmerksomhet og deltakelse på Landsskytterstevnet. 
 
Det er også stor usikkerhet rundt hvordan Slottet vil stille seg til en søknad om å overflytte 
kongepokalen til Landsskytterstevnet og de nevnte øvelser. Denne usikkerheten taler til 
skifelt sin fordel. 
 
Administrasjonen mener i tillegg at dersom kongepokalen skal flyttes vekk fra de fysiske 
øvelsene i DFS, må det bli til feltskyting, da dette ved siden av baneskyting er en av våre to 
primærøvelser. 
 
Skulle Lakselvdals forslag få støtte, mener administrasjonen det er naturlig at også NM i 
skogsløp med skyting blir en del av denne turnusen, ettersom skogsløp med skyting nå har 
blitt integrert i Landsskytterstevnet. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2011: 
  
Dagens ordning med kongepokal i skifelt opprettholdes. 
 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2011 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 

 
 
 

Sak 42/2011 Tingsakslisten 
 
Skyttertinget 2011 avholdes i Bodø fredag 29. juli og lørdag 30. juli: 
 
Sakslisten bestemmes slik: 
 

1. Skyttertingets konstituering 
2. Norges Skytterstyres årsmelding 2010 
3. Årsregnskap for 2010 med årsberetning 
4. Søknad om tildeling av LS 2015 
5. Turnusordningen for LS i framtid 
6. Kal. 5,56. Vurdering av godkjenning i DFS 
7. Forslag om kun kal. .22 i klasse R 
8. Dopingreglementet i DFS 
9. Forslag om innføring av Åpen klasse 
10. Forslag om innføring av ny klasse for jegere i feltskyting 
11. Utenlandske statsborgeres deltakelse i DFS aktivitet 



12. Forslag om innføring av lagskyting for klasse 3-5 på LS  
13. Forslag om endrede regler for samlagsskyting for veteraner 
14. Forslag om alternering av HM Kongens Pokal 
15. Valg av representanter fra landsdelene til sentrale verv  
16. Valg til sentrale verv for medlemmer til Valgkomiteen i DFS 
17. Forslag om at Valgkomiteen gis myndighet til å foreslå endrede satser for godtgjørelser 
18. Budsjettsøknad for offentlige midler 2013 
19. Budsjett for private midler 2012 
20. Valg 

 
 

Sak 43/2011 Tildeling av hedersbevisninger  
 
Hedersbevisninger ble besluttet tildelt. Ført i B-protokoll 

 
 
 

Sak 44/2011 Valg av møteledere til Skyttertinget 2011 
 
Møtelederne for Skyttertinget 2010, Inge Hoff og Svein O. Furuseth er forespurt og har 
begge sagt seg villige til å lede Skyttertinget 2011.  
 
Drøfting: 
Begge møteledere har fungert meget godt på tidligere Skytterting og administrasjonen har 
derfor ikke funnet grunn for å fremme forslag på andre kandidater. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Inge Hoff og Svein O. Furuseth velges til dirigenter for Skyttertinget 2011. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 

Sak 45/2011 Revidert tildelingsnotat for LS-søkere 
 
Saken utsatt 

 
 
 

Sak 46/2011 Presisering av nedre aldersgrense for klasse Aspirant 
 
Rogaland skyttersamlag ber i brev av 29/4-2009 om at ordlyden i Skytterbokas 7.221 
endres. Bakgrunnen er at det har oppstått en misforståelse angående tolkningen av hvor 
gamle aspiranter må være for å kunne delta i åpne stevner. 



Saken ble behandlet i DFSU den 11. mai i 2009. 
Norges Skytterstyre behandlet i sak 100/2010 øvre aldersgrense i klasse Aspirant.  
 
Drøfting i DFSU: 
Skytterbokas punkt 7.221, som omhandler klasse Aspirant, lyder slik:  
 
”Skyttere i denne klassen skal minimum fylle 10 år i kalenderåret, maksimum 17 år.  
 
Nedre aldersgrense på 10 år anbefales for all aktivitet i DFS utenom lagsplan.” osv. 
 
Det kan virke noe selvmotsigende om man leser disse to setningene på en slik måte at den 
andre viser til den første. 
Den andre setningen burde, som Rogaland påpeker, ikke vært formulert eller plassert slik 
at det kan misforstås. 
 
Det er en absolutt grense på 10 år for å skyte i klasse Aspirant utenfor laget.  
 
Når det har kommet med en setning som sier ”… anbefales for all aktivitet i DFS utenom 
lagsplan.”  Kan dette tolkes på flere måter. Det er mulig det her har vært tenkt på å gi en 
åpning for skytterlagene til å starte med øving i lagsregi. Og i tillegg kan det også være 
andre arrangement for eksempel på samlagsnivå som ikke vil være en konkurranse, men 
samtidlig en aktivitet i DFS. 
 
Konklusjon: Det er uheldig at Skytterboka ikke er entydig, men kan gi rom for tolkninger. 
Samtidig kan det være fint at det er et så fleksibelt regelverk at en eventuell gryende 
skytter ikke skal stenges helt ute fra skytterlaget til det året han/hun fyller 10 år. Dette 
bør kanskje legges størst vekt på, og av den grunn ikke fjerne muligheten i regelverket. Av 
denne grunn er formuleringen i dagens § 7.221 så tvetydig at den bør omformuleres. 
 
Vedtak i DFSU: 
DFSU anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende endring i Skytterbokas 7.221. 
 
”Nedre aldersgrense på 10 år anbefales for all aktivitet i DFS utenom lagsplan.” 
 
Endres til: 
”Nedre aldersgrense på 10 år gjelder all konkurranseaktivitet i DFS.” 
 
Administrasjonens drøfting: 
Administrasjonen forstår Rogaland sitt ønske om å se på Skytterboka punkt 7.221. Som 
Rogaland påpeker kan dette være vanskelig å forstå. I første setning er det definert en 
spesifikk aldersgruppe for klassen, på lik linje som det er i Rekrutt, Eldre Rekrutt og Junior. 
I neste setning kommer det så en anbefaling om at nedre aldersgrense skal gjelde for all 
aktivitet i DFS utenom lagsplan.  
Av saksutredningen til Skyttertinget i 1999 fremgår det at forslaget fra administrasjonen 
den gangen var å sette en absolutt nedre aldersgrense for all aktivitet i DFS. Skyttertinget 
var av en annen oppfatning, og et motforslag ble stilt av Opland skyttersamlag. Derfra 
kommer dagens tekst i linje to i 7.221. 
 
Det prinsippet at det er opp til hvert enkelt skytterlag å starte instruksjon og skyting for 
barn under 10 år sto og står nok fortsatt sterkt i samlagene. På den annen side er det et 



spørsmål om barn under 10 år behøver å være med på organisert skyteaktivitet i DFS. 
Hvilken alder er i så fall grei? Rent politisk kan det være vanskelig å kunne forsvare i det 
offentlige rom at vi bedriver organisert skyteaktivitet for svært unge barn. 
 
Administrasjonen mener at en nedre aldersgrense på det året man fyller 10 år er en 
passende aldersgrense i klasse Aspirant, og at setningen nummer to i 7.221 må endres 
eller flyttes, slik at den ikke kan tolkes som et unntak fra aldersregelen for klassen.   Det 
hadde for eksempel vært minst like aktuelt å gjøre en tilføying i standardlovene for 
skytterlag, der det i paragraf 5-9 er omtalt skytterlagenes instruksjonsplikt. Dette vil være 
en annen sak, og administrasjonen vil eventuelt fremme dette som egen sak senere. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Skytterbokas punkt 7.221 Klasse Aspirant endres til: 
 
Skyttere i denne klasse skal minimum fylle 10 år i kalenderåret, maksimum 17 år. 
Aldersgrense for instruksjon og opplæring på lagsplan bestemmes av skytterlaget. 
 
Olav K. Vaaje fremmet følgende forslag: 
 
Skytterbokas pkt. 7.221, første setning endres til:  
Skyttere i denne klassen skal maksimum fylle 17 år i kalenderåret. (Resten av pkt. 7.221 
blir uendret.) 
 
 
Vedtak 

Vaaje sitt forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 47/2011 Avviklingsprosess mellom ny og avtroppende generalsekretær 
 
Styret drøftet hvordan avviklingsprosessen mellom nåværende generalsekretær og 
påtroppende generalsekretær skulle foregå. Jarle Tvinnereim tiltrer som ny 
generalsekretær 22. august 2011. Øvrig vedtak ført i B-protokoll. 

 
 
 

Sak 48/2011 Framdriftsplan LS 2012 
 
Styret drøftet framdrift for LS 2012. 
På møtet ble det lagt fram skriftlig dokumentasjon fra: 

- Vekselbanken (forskuttering av spillemidler 7 mill) 
- Flage Maskin AS (framdrift anleggsutbygging) 
- Hordaland fylkeskommune (godkjenning av spillemiddelsøknader) 

 
Det ble i tillegg lagt fram budsjett LS2012 (arrangement og oppdatert framdriftsplan for 
utbygging der 100 m skal være ferdig juni 2011 og 200 m senest oktober 2011). Budsjett 
for anleggsutbyggingen ble gjennomgått. Hjemmeside for LS 2012 er oppe, og er en 



integrert del av VisitVoss sin informasjonsside. Bemanningsplaner for alle seksjoner, inkl 
HV09, ble klart til neste møte i Hovedkomiteen 24. mai.  
 
Leder i HK LS 2012, Jostein Bjørke, orienterte om det nye anlegget og svarte på spørsmål 
angående utbygging, økonomi og planlegging av arrangementet.  
 
Det registreres at det er god framdrift i anleggsutbygging og planleggingen av LS 2012. 
 
Vedtak 

Norges Skytterstyre tar fremlagt dokumentasjon og orientering til etterretning. Det er 
viktig å ha en fortsatt god dialog mellom teknisk arrangør, Forsvaret og Skytterkontoret 
om gjennomføringen av LS 2012.  

 
 
 

Sak 49/2011 Hovedbegivenheter 2012 
 
Tidspunkt    Arrangement  
Ubestemt    NM i skifeltskyting, Ubestemt 

1.– 3. juni    Norgescupstart i baneskyting, Østlandet 

9. og 10. juni    Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 

16. og 17. juni    Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 

6. – 10. august   Norgescup i baneskyting, Vestlandet 

9. august – 17. august  Landsskytterstevnet, Voss   

19. august    Skytingens Dag 

25. og 26. august   Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 

1. og 2. September   Norgescupavslutning i baneskyting, Sørlandet 

7. og 8. september   Nordisk mesterskap og Nordisk ungdomsmesterskap, 

     Norge/Sandnes 

Ubestemt    NM i skogsløp med skyting, arrangør ubestemt 

 
 

Meldingssaker 
 
1. Ansettelseskontrakt generalsekretær 

2. Invitasjon landskamp i Danmark 

3. Forsvarets anskaffelse av elektronisk feltmateriell til LS tidsplan og finansiering 

 



 
DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 

Møte i Norges Skytterstyre 
 

MØTEREFERAT 25. JULI TELEFONMØTE 

 

MØTE INNKALT AV 
Olav K. Vaaje, President, Kurt Arne Berglund, 
Generalsekretær 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER Olav K. Vaaje, President  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Olav K. Vaaje, Jarle Tvinnereim, Jan Åge Gjerstad, Heidi 
Skaug, Henning Ivarrud, Janne Kornbrekke, Kristin Lund 
og Morten Bjerknæs 

FRA ADMINISTRASJONEN Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 

 

I forbindelse med de tragiske hendelser på Utøya og i 
Oslo 22. juli, hadde presidenten søndag 24. juli innkalt til 
et ekstraordinært telefonmøte. 

 
 
 
 

Sak 50/2011 Arrangement av Landsskytterstevnet 2011 

 
Etter de tragiske hendelser på Utøya og i Oslo 22. juli, drøftet styret om 
Landsskytterstevnet 2011 kunne avholdes. Ved møtestart var det klart at Forsvaret selv 
hadde avlyst sitt militære norgesmesterskap i skyting. 

 

Vedtak 

Norges Skytterstyre vedtar at Landsskytterstevnet 2011 skal gjennomføres i en avdempet 
form, med den nødvendige respekt for de tragiske hendelser på Utøya og i Oslo. 
Administrasjonen bes å utarbeide forslag til et tilpasset LS. 
 
Norges Skytterstyre ber på det grunnlag om at Forsvaret gir sin tilslutning og 
opprettholder sin støtte til at årets LS blir gjennomført.  
 
Vedtaket ble gjort med 6 mot 2 stemmer. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 51/2011 
Gjennomføring av Norgescupstevnene i Røvassdalen, Mosjøen og 
Bjøllånes 

 
I forlengelsen av vedtaket fattet i sak 50, drøftet styret om de planlagte 
Norgescupstevnene i Røvassdalen, Mosjøen og Bjøllånes skulle gjennomføres. 

 

Vedtak 

Norgescupstevnene i Røvassdalen, Mosjøen og Bjøllånes gjennomføres etter oppsatt 
tidsplan. Det skal flagges på halv stang under stevnene.  
 
Vedtaket ble gjort med 7 mot 1 stemme. 
 
Jan Åge Gjerstad foreslo at stevnene ble fratatt statusen som Norgescupstevner.  
 
Forslaget ble ikke vedtatt med 7 mot 1 stemme.  

 
 
 
 
 



 
DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 

Møte i Norges Skytterstyre 
 

MØTEREFERAT 28. JULI 2011 

LANDSSKYTTERSTEVNET 
i BODØ, 30. JULI – 6. AUGUST - 
RADISSON BLU OG 
BESTEMORENGA 

 

MØTE INNKALT AV Kurt Arne Berglund, Generalsekretær 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER Olav K. Vaaje, President  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Olav K. Vaaje, Jarle Tvinnereim, Jan Åge Gjerstad, Heidi 
Skaug, Henning Ivarrud, Janne Kornbrekke, Kristin Lund 
og Knut Vik. 

FRA ADMINISTRASJONEN Kurt Arne Berglund og Terje Vestvik 

 

Sakslisten og innkallingen ble godkjent. I tillegg til de 
ordinære saker drøftet styret tilpasninger av LS 2011 i 
henhold til vedtak i sak 50/2011.  

 
 
 

Sak 52/2011 Møte med dirigentene for Skyttertinget 2011 

 
Skyttertingets møtedirigenter, Inge Hoff og Svein Furuseth, deltok i møtet. Kjøreplan for 
Skyttertinget ble lagt fram og gjennomføringen av Skyttertinget ble drøftet.  

 
 
 

Sak 53/2011 Tjenesteliste for Norges Skytterstyre under LS 2011 

 
Det ble foretatt en arbeidsfordeling for Skytterstyrets oppgaver under 
Landsskytterstevnet. 

 
 
 

Sak 54/2011 Tertialregnskap, 1. tertial 2011 

 
Norges Skytterstyre tar framlagt regnskap pr 30.04.2011 til etterretning.  

 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 55/2011 Forslag fra Østfold angående avtrekksvekt på skiskyttervåpen 

 
Skyttertinget 2010 vedtok enstemmig at Norges Skiskytterforbunds godkjente våpen skal 
være tillatt brukt i alle rekrutteringsklassene i DFS under forutsetning av at våpenet har en 
sikringsfunksjon og minst 0,5 kg avtrekk. 
Ombudsmøtet i Østfold mente det var så store fordeler med å skyte med lettere avtrekk at 
dette vedtaket bør endres slik at alle våpen skal ha avtrekksvekt på minst 1,5 kg. 
Ombudsmøtet var enstemmig. 
 
Administrasjonens drøfting: 
Vedtaket på Skyttertinget er først og fremst et tiltak for å legge til rette for at skiskyttere 
kan delta i DFS’ aktiviteter. Ved å la skiskytterne benytte eget utstyr i DFS, vil veien fra 
skiskyting til DFS bli betydelig kortere. Fra DFS sin side, hadde det selvsagt vært ønskelig 
om avtrekksvekten på skiskyttergevær var 1,5 kg slik som på Saueren. Dette er imidlertid 
ikke tilfelle. De aller fleste skiskyttergevær selges med 0,5 kg avtrekk. På flere av 
skiskyttergeværene er det i tillegg en meget krevende jobb å endre avtrekket til 1,5 kg, 
noe som i praksis vil gjøre sitt til at få velger å tilpasse skiskyttergeværet til DFS’ bruk. Om 
det vil være en fordel å benytte skiskyttergevær med 0,5 kg avtrekk framfor DFS ’ 
godkjente våpen kan selvsagt diskuteres. Det er imidlertid slik at skiskyttergeværene er 
både lettere, har kortere siktelinje og er utelukkende i kaliber .22, noe som i sum gjør sitt 
til at Sauer og andre DFS-våpen vil ha et fortrinn framfor skiskyttergevær. 
 
Saken ble grundig diskutert i administrasjonen, DFSU og Skytterstyret i forkant av 
Skyttertinget, hvor blant annet denne problemstillingen ble tatt opp. Administrasjonen 
kan ikke se at Østfold har brakt inn noen nye elementer i saken, og anbefaler derfor 
Norges Skytterstyre å beholde dagens regelverk. 
 
Administrasjonen er av den oppfatning at Norges Skytterstyre har kompetanse til å 
avgjøre denne saken (Ref. Skytterboka kap. 6). Hvis Skytterstyret er av en annen 
oppfatning, må Skytterstyret be Østfold skyttersamlag fremme dette som en sak til 
Skyttertinget i 2012. 

 

Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Dagens regelverk opprettholdes. 
 

 

Vedtak 

Saken avvises med henvisning til Skyttertingets vedtak i sak 13/2010. 
 
 
 

Sak 56/2011 Forslag fra Nordmør vedrørende premierte serier 

 
Kvernes skytterlag foreslår å endre premiereglene, slik at det i tillegg kan premieres med 
pengepremier på samlet 25 skudd i bane- og innendørsskyting. Forslaget er framsendt av 
Nordmør skyttersamlag etter enstemmig tilslutning ved samlagets ombudsmøte.   
Forslaget er utformet slik: 
 



Skytterboka pkt 10.120 Premierte serier 
For baneskyting og innendørsskyting skal arrangøren premiere: 25 skudd samlet eller 15 
skudd og 10 skudd. Valgt premiering bør angis i innbydelsen .  
 
Forslagsstilleren nevner noen uheldige konsekvenser ved 15- og 10 skudds premiering. Det 
pekes her særlig på tilfeller der skyttere som er blant de beste etter 25 skudd ikke når opp 
til premier på verken 15- eller 10-skudden. Derfor bør regelverket endres slik at 25 skudds 
pengepremiering også kan benyttes, og på den måten sørge for at de beste samlet sett blir 
premiert.  
 
Dagens regelverk ble behandlet og enstemmig vedtatt av Skyttertinget i 2009.  
 
Drøfting: 
I et hvert ideelt system vil det kunne forekomme uheldige forhold og konsekvenser. Dette 
til tross er det alltid viktig å beholde fokus på ønskede prinsipper, hensikter og 
virkemidler, slik at regelverket vårt støtter opp om de grunnleggende intensjoner. 
Intensjonen med dagens premiesystem er at ved å premiere 15- og 10 skudd hver for seg 
vil flere kunne oppnå premie, noe som anses å være generelt motiverende. Samtidig vil 
det fortsatt være de beste på hele programmet som normalt vil ta for seg av premiene på 
15- og 10 skudden også når premieringen splittes opp. Derfor anses eksemplene fra 
forslagsstiller å være blant unntakene, og ikke for å være en gjeldende beskrivelse av 
hvordan dagens premiereglement fungerer i alminnelighet.   
 
Denne saken er grundig utredet til Skyttertingets behandling i 2009. For videre drøfting 
vises til sak 12 i tingprotokoll. 

 

Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak:  
 
Dagens regleverk for premiering beholdes.    
 

 

Vedtak 

Saken utsettes, og fremmes senere som tingsak til Skyttertinget 2012. 
 
 
 

Sak 57/2011 Antall deltakere i finalen i NM felt 

 
Iht. dagens regelverk skal finaleomgangen på LS for klasse 3 – 5 telle mellom 10 – 15 % av 
deltakerne. Samme prosentvise fordeling gjelder for NM felt. 
 
Drøfting: 
Administrasjonen foreslår å øke andelen skyttere i seniorfinaler på LS. Begrunnelsen for 
dette er følgende: 
 

 Dagens ordning med medaljer og stjerner i NM felt har nå virket i noen år. En 
positiv og ønsket effekt av dette har vært at flere nå vinner medaljen, noe som på 
sikt gir flere ”stjernevinnere”, og en noe lavere medaljegrense. Det er i denne 
sammenheng viktig at finalegrensen settes så lavt at alle med en reel sjanse til 



medalje/stjerne får mulighet til å kjempe om dette. En finalegrense på 28 treff, når 
medaljen går på 39 treff, vil eksempelvis være en uheldig satt finalegrense.  
 

 NM felt på LS krever at man setter en vanskelighetsgrad som ivaretar hensynet til 
bredden. Et stevne med et noe enklere opplegg under gunstige skyteforhold vil 
kunne gi svært mange skyttere i sjiktet 27 – 30 treff. At man da har et regelverk 
som gir alle i nærheten av toppen muligheter for å skyte finale synes riktig i vår 
breddeorganisasjon. Mange deltakere i finalen vil også gjøre kåringen mindre 
sårbar om finaleopplegget/finaleforholdene blir uforutsett vanskelig.  

 

 Finalen i NM felt går for tiden siste dagen av Landsskytterstevnet. Det er viktig å 
påvirke flest mulig til å bli stevnet ut, slik at det blir folksomt på arenaen også siste 
dagen. At man er kvalifisert for en finale på tampen av stevnet vil klart kunne 
motivere for dette.  

 

 Om man ser bort fra toppsjiktet av DFS sine skyttere opplever nok en del skyttere 
det som en anerkjennelse å være kvalifisert for finale på LS. Erfaringer viser at det 
er overraskende mange som stiller til finaler uten at de synes å ha en reell sjanse til 
medalje/stjerne.  

 

 Tidstabellen på LS har de siste årene vært gjenstand for en del omrokkeringer mht 
når finaler avvikles. At man har et fleksibelt regelverk for å fastsette finalegrenser, 
og som samtidig gir muligheter for å utnytte finalekapasiteten innenfor tildelt tid, 
synes ikke å ha noen vesentlige negative konsekvenser.  

 

 Regelverket for finalegrenser bør være mest mulig likt for bane- og feltskyting. Å 
øke andelen finalister i baneskytingen vil også være gunstig ut fra de samme 
argumenter som for feltskytingen, om tidstabellen på nytt endres slik at 
baneskytingen igjen avslutter Landsskytterstevnet.  

 

Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak:  
 
Skytterboka pkt 11.225 Finaleomgang LS gis følgende innhold:  
Underpunkt 1: 
I finaleomgangen i baneskytingen for klasse 3 – 5 deltar minimum 10 % og maksimum 20 
% av de beste fra hovedskytingen.    
 
Underpunkt 7: 
I finaleomgangen i NM felt klasse 2 – 5 + V55 deltar minimum 10 % og maksimum 20 % av 
de beste fra hovedskytingen.   

 

Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 
 
 
 



Sak 58/2011 Den norske Skyttermedalje - regelverk 

 
Saken ble av tidsmessige årsaker ikke behandlet, utsettes derfor til et senere møte. 

 
 
 

Sak 59/2011 Forslag fra Hedmark om endring av klassesettingsprogrammet 

 
Saken ble av tidsmessige årsaker ikke behandlet, utsettes derfor til et senere møte.  

 
 
 

Sak 60/2011 
Lønnsoppgjøret 2011 med lokale forhandlinger og justering for 
Skytterkontorets ledelse 

 
Det er gjennomført lønnsoppgjør med de ansatte på Skytterkontoret i tråd med det 
statlige lønnsoppgjøret. Det skal føres lokale forhandlinger mellom Skytterkontorets 
ledelse og Skytterkontorets personalforening med virkning fra 1. oktober 2011. 
Presidenten har fullmakt til å forhandle med Skytterkontorets ledelse etter gjeldende 
regelverk. Presidenten har nå foretatt disse forhandlingene og resultatet er ført i B-
protokoll. 

 
 
 

Sak 61/2011 Ekstraordinære utgifter til å dokumentere LS 2011 

 
I forbindelse med at NRK ikke gjennomfører de normale sendinger fra årets 
Landsskytterstevne, er det et behov for å få en filmdokumentasjon av de begivenheter 
som NRK vanligvis dekker. Arenaproduksjonen gjør egne opptak, men det kreves ekstra 
fotoutstyr og mannskap for å få den nødvendige dokumentasjon av finalene.  

 

Vedtak 

Norges Skytterstyre bevilger inntil 50 000 kroner for å sikre filmdokumentasjon av finaler 
under årets Landsskytterstevne i Bodø. Utgiften belastes informasjonsbudsjettet, 
eventuelt også fra private midler om dette skulle bli nødvendig i forhold til 
budsjettsituasjonen.    

 
 
 

Sak 62/2011 Gjennomføring av baneskytingsfinalen for klasse 3-5 

 
Med bakgrunn i at NRK ikke er til stede og dekker kongelag/prinsesselag i 2011, har 
skytterstyret drøftet en tilpasset gjennomføring av baneskytingsfinalen for klasse 3.-5. 

 

Vedtak 

Norges Skytterstyre gjør følgende vedtak om gjennomføring av finaler i baneskyting for 
klasse 3–5 på Landsskytterstevnet 2011, herunder prinsesselag og kongelag. 
 



1. Baneskytingsfinalen for klasse 3.-5. skytes på lukket skjerm i 2011. 

2. Kongelaget og prinsesselaget gjennomføres ved at alle 15 skyttere i hvert lag skyter 

samtidig i 2011.  

Vedtaket gjør at tidligere gjennomføringsform for baneskytingsfinalen for klasse 3. -5, 
vedtatt i sak 40/2011, opphører for året 2011. Vedtaket fra sak 40/2011 blir igjen 
gjeldende fra og med 2012. 

 
 
 

Sak 63/2011 
Tilpasninger av Skytingens Dag 14, august, samt samlagsstevner og 
landsdelskretsstevnet 21. august 

 
Med bakgrunn i de tragiske hendelser på Utøya og i Oslo drøftet styret om det er riktig å 
gjennomføre Skytingens Dag 14. august, og/eller om arrangementene likevel kan foregå 
med lokale tilpasninger. I forlengelsen av denne diskusjonen ble det også drøftet  
tilpasninger av samlagsstevner og landsdelskretsstevnet, som arrangeres i forbindelse 
med den nasjonale minnedagen 21. august.   

 

Vedtak 

1. Skytingens Dag gjennomføres på terminfestet dato 14. august. Arrangører oppfordres 

til å ha en tilpasset profil på arrangementene. 

 

2. I forbindelse med samlagsstevner og landsdelskretsstevnet 21. august, som går 

samtidig med nasjonal minnedag etter tragediene på Utøya og i Oslo, oppfordres det 

til å lage lokale markeringer gjennom eksempelvis 1 minutts stillhet. 

 
 
 

Sak 64/2011 Ankesaker under Landsskytterstevnet i Bodø 

 
1. Skytter nr 1048, Kim Andre Halseth, leverte anke på avslått protest, med krav om 

nye prøveskudd, da han ble flyttet på standplass etter prøveskudd. I følge 

arrangøren skjøt han prøveskuddene med støtte på kanten foran på standplassen. 

Vedtak:  
Anken avvises. 
 

2. Skytter nr 372, Olaug Marie B. Aamlid, fikk sitt resultat i minneskyting strøket pga 

feil skytestilling. Protest avvist av arrangøren og anke levert.  I følge arrangøren 

brukte hun skytevesken som anlegg under minneskytingen.  

Vedtak: 
Anken avvises.  
 

 



Meldingssaker 

 
1. Elektronisk målmateriell LS – inndekning av kostnader 

 



 
DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 

Møte i Norges Skytterstyre 
 

MØTEREFERAT 18.-19. SEPTEMBER 2011 FLEISCHER HOTELL, VOSS 

 

MØTE INNKALT AV Jarle Tvinnereim, Generalsekretær 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER Olav K. Vaaje, President  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Olav K. Vaaje, Henning Ivarrud, Hilde Lang–Ree, Heidi 
Skaug, Oddbjørn Meland, Jens Sverre Knutsen, Ketil 
Olsen og Olav Johan Lystad.  

FRA ADMINISTRASJONEN Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik 

 Sakslisten og innkallingen ble godkjent. 

 
 

Sak 65/2011 Klassesetting for 2012 

 
Administrasjonen har sett på deltakerstatistikk fra samlagsstevner, landsdelskretsstevner 
og Landsskytterstevnet. Statistikken og erfaringene viser at klassesettingspoengsummene 
fortsatt har en god fordeling med den klassestrukturen vi vedtok i 2006. Det er heller 
ingen stor diskusjon blant skytterne, og Skytterkontoret mottar i svært liten grad 
henvendelser om at klassesettingspoengsummene burde vært endret. Det som det i noen 
grad er diskusjon om, er nivået og strukturen for klasse 1 og 2, jfr. dette møtets sak 67.  
 
Nivået og antallet i klassene holder seg stabile, med noen regionale forskjeller. 
Premiegrensene i hver klasse på Landsskytterstevnet har også vært veldig like over tid, så 
også mellom LS i Elverum og i Bodø. Administrasjonen ser det også som et argument i seg 
selv å skape mest mulig ro om klassesettingspoengsummene. 
 
Administrasjonen foreslår således å opprettholde klassesettingspoengsummene for 
sesongen 2011 til 2012.  

 

Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Klassesettingspoengsummene for sesongen 2011 beholdes uendret til sesongen 2012.  
 

 

Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 
 
 



Sak 66/2011 Den norske Skyttermedalje - regelverk 

 
Saksopplysninger 
I sak 93/2010 ble det gjort følgende vedtak: 
Skyting om Den norske Skyttermedalje opprettholdes. Utgifter til organisasjonsskytingens 
medaljer og stjerner fjernes fra DFS sentrale budsjett og belastes samlagene fra og med 
2011. 
 
For å øke interessen om Den norske Skyttermedalje, bes administrasjonen om å foreta en 
gjennomgang av dagens reglement. Sak med eventuelle regelendringer fremmes i et 
senere møte. 
 
Administrasjonens drøfting: 
Administrasjonen fremmer denne saken nå som en diskusjonssak til styret, da vi på 
nåværende tidspunkt ikke har konkrete forslag til endringer i regelverket. 
 
Administrasjonen har de senere år sett et klart tilbakefall i deltakelsen om 
Skyttermedaljen. Som beskrevet i saksutredningen til sak 93/2010, er det imidlertid et 
spørsmål hvor bekymringsfullt dette er når det ellers er et stort stevnetilbud med god 
deltakelse. 
 
Rapporter fra de som har arrangert skyting om Den norske Skyttermedalje i år viser at 
trenden er videre nedadgående. Dette til tross for at denne skytingen har vært et tema på 
for eksempel regionale seminarer. Tiltak er nok derved svært påkrevd om det menes at 
denne skytingen skal revitaliseres.  
 
Tidligere hadde vi Nationens landsskyting, som med sin finale bidro til reklame for 
skytingen. Et spørsmål er om det finnes eventuelle samarbeidspartnere som kunne 
videreført denne finaleskytingen. Hvis man først skal ha en slik finale er det også et 
spørsmål om dette skal være bare for eliten, eller om man kunne hatt en finale for alle 
klasser. Dette er selvfølgelig også et økonomisk spørsmål. Kanskje kunne man her ti lpasset 
en ny finale slik at dette også hadde blitt attraktivt for TV-sending. 
 
Administrasjonen er usikker på om en endring av skyteprogrammet vil bidra til noen 
økning i deltakelsen. Man kan imidlertid spørre seg om skyteprogrammet; hvor alle må 
skyte stående på 10-skudden, samt at det er en mesterskapsomgang på 75 sekunder, er 
tilpasset de minst rutinerte skytterne.    
 
Administrasjonen har ikke forslag til vedtak i saken, men mener det er viktig at 
styremedlemmene gir sine innspill til videre drøfting av saken. 

 

Vedtak 

Norges Skytterstyre ga signal om mulige tiltak for å øke interessen om Den norske 
Skyttermedalje. Sak fremmes til et senere møte. 

 
 
 
 
 



Sak 67/2011 Forslag fra Hedmark om endring i klassesettingsprogrammet 

 
Hedmark skyttersamlag har sendt inn forslag om å endre reglene for klassesetting i klasse 
1. Skytterbokas pkt 7.150 sier: …Skyttere med lenger fravær enn 14 år kan fritt velge klasse 
når de begynner igjen… Hedmark vil endre denne setningen til: …Skyttere som har rykket 
opp fra klasse 1 på kvalitet skal selv med langt fravær ikke kunne gå tilbake til klasse 1 . 
 
Hedmark skyttersamlag har fremmet dette som en tingsak. Administrasjonen mener 
imidlertid at Norges Skytterstyre har kompetanse til å avgjøre saken. 
 
Norges Skytterstyre behandlet denne saken i sitt møte i februar. Det ble da vedtatt å 
oversende saken til behandling i DFSU. Skytterstyret har utsatt saken to ganger etter 
dette. 
 
DFSUs drøfting: 
DFSU diskuterte saken grundig. Flertallet støtter ikke Hedmark sitt forslag, men ønsker 
allikevel å gjøre klassen til en mer rendyrket nybegynnerklasse, der det ikke er anledning 
til verken å rykke ned til klassen igjen fra klasse 2, eller opp i fra klasse junior eller eldre 
rekrutt. Når det gjelder skyttere som ikke har skutt i noen av disse klassene de siste 14 
årene anser DFSU disse som nybegynnere, og med det tillate disse å starte på nytt i klasse 
1. 
 
Vedtak i DFSU: 
DFSU gir følgende innspill i saken: 
 
Følgende hovedprinsipper bør gjelde for klasse 1: Det skal ikke være mulighet til å rykke 
ned igjen fra klasse 2, det skal ikke være mulighet å gå til klassen fra verken klasse junior 
eller eldre rekrutt. 
 
Har en skytter ikke skutt de siste 14 årene bør de ansees som nybegynnere, og med det 
kunne starte på igjen i klasse 1 som nybegynner.  
 
Administrasjonens drøfting: 
DFSU har med sin behandling brakt inn en del nye elementer i saken, som i 
utgangspunktet ikke direkte har med Hedmarks forslag å gjøre. Administrasjonen har 
derfor valgt å se på Hedmarks forslag isolert, så får heller Norges Skytterstyre komme 
tilbake med et ønske om å utrede regler for opprykk til klasse 1 fra ungdomsklassene, eller 
om det skal lages mer detaljerte regler for nedrykk for klasseskyttere med langt opphold.  
 
Hedmark vil at det ikke skal være mulig å rykke ned til klasse 1 når du tidligere har skutt i 
en høyere klasse. De ønsker å rendyrke denne klassen som en nybegynnerklasse. 
Intensjonen med dette er utvilsomt bra; da vil alle i denne klassen stille med det samme 
utgangspunktet og forutsetninger for å hevde seg i klassen. Det er imidlertid slik at om 
man legger ned litt treningsarbeid, vil veldig mange i denne klassen fort komme opp på et 
bra nivå. Selv om de beste i klassen ved enkelte anledninger har vært tidligere skyttere, er 
det klare flertallet av de beste folk som ikke tidligere har skutt i DFS. 
 
Erfaringene så langt har vært at nivåspennet i klasse 1 har vært stort. Hvis man tar LS de 
to siste år som eksempler, varierte resultatene fra 249 til 106 poeng på Elverum og fra 250 



til 173 i Bodø. Resultatet til skytteren midt på resultatlisten var 233 og 234 poeng. 
Grensen for lite beger var 237 poeng begge år. Det er med andre ord ganske likt.  
 
Det at spennet i klassen er stort, er også et godt tegn. Det viser at for mange er ikke 
nødvendigvis resultatet det som er viktigst, men det å være en del av miljøet. Det er viktig, 
og slik bør også være. For mange skyttere vil det aldri bli aktuelt å rykke opp fra klasse 1. 
Man kan jo da spørre seg: Hvor lenge kan disse kalle seg nybegynnere? På samme måte 
som at disse skytterne kan forbli i klasse 1 så lenge de holder klassens nivå, bør man godta 
at skyttere fra klasse 2 har muligheten til å rykke ned. Tanken bak at det skulle være mulig 
å rykke ned fra klasse 2 til 1 var først og fremst å gi disse ”miljø-skytterne” et tilbud om å 
være med i en klasse de kan trives i. Det er lite trolig at en skytter som har 219 poeng eller 
dårligere som klassesettende resultat i klasse 2 vil være med å prege resultatlistene om 
han velger å rykke ned til klasse 1.  
 
Administrasjonen ser det som naturlig at ”Voksenrekruttering til klasse 1 og 2” blir et 
sentralt tema på regionale seminarer i 2011 og 2012. I denne sammenhengen vil det være 
naturlig at regelverket rundt opprykk og nedrykk til disse klassene kommer opp. Ut i fra de 
signalene som kommer fram her, vil administrasjonen lage en ny sak til Norges 
Skytterstyre på emnet. 

 

Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak:  
 

1. Skytterbokas pkt. 7.150 angående skyttere med lenger fravær enn 14 år 

opprettholdes.  

2. Tema ”voksenrekruttering til klasse 1 og 2” settes på dagsorden på regionale seminar 

2011-2012.  

Hilde Lang-Ree foreslo Hedmark sitt forslag med at regelverkets punkt 7.150 tredje 
setning endres til følgende: 
 
Skyttere som har rykket opp fra klasse 1 på kvalitet skal selv med langt fravær ikke kunne 
gå tilbake til klasse 1. 
 

 

Vedtak 

1. Administrasjonens forslag vedtatt med 7 mot 1 stemme. Vaaje, Ivarrud, Skaug, 

Meland, Knutsen, Olsen og Lystad stemte for administrasjonens forslag, mens Lang- 

Ree stemte for Hedmark sitt forslag. 

 

2. Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 68/2011 
Forslag fra Uttrøndelag om endring av reglene for prøveskudd før 
omgang 

Uttrøndelag skyttersamlag foreslår at skytetiden på prøveskudd før mesterskapsomgang 
endres til 2 minutter. Dette skal gjelde for alle klasser på 100 og 200/300 meter, og 
uavhengig av om mesterskapsomgangen skytes fortløpende eller om den skytes til slutt 
som egen skyting. 
 
Administrasjonens drøfting:  
Uttrøndelag sitt forslag må ses i sammenheng med at skytterstyret i sak 94/2010 vedtok 
en prøveskuddstidsendring for klasse 3-5. Fra tidligere 3 minutter skytetid ble det vedtatt 
1 minutt.  
 
Det var LS-utvalget som initierte en slik endring ved at de først foreslo 1,5 minutter. Dette 
med et ønske om å få ned gjennomføringstiden for Kongelag/prinsesselaget med tanke på 
publikumsopplevelsen. Administrasjonen mente at det sportslig sett var forsvarlig at 
skytetiden kunne reduseres ytterligere ned til 1 minutt. Det ble foreslått for skytterstyret 
som sa seg enige med administrasjonens betraktninger i sak 94/2010, og endringen ble 
således vedtatt fra 1/1-2011. 
 
Administrasjonen er prinsipielt sett fortsatt av den oppfatning at 1 minutt prøveskuddtid 
er nok for innskyting for klasse 3-5. Dette både når det skytes fortløpende 
mesterskapsomgang og når denne arrangeres helt til slutt. Det er imidlertid en utfordring i 
forhold til at arrangørene må ha godt kalibrerte skiver når omgangen skytes til slutt, slik at 
ikke skytterne får ulike konkurranseforhold. 
 
I løpet av det første gjennomføringsåret har det imidlertid vært mange skyttere som har 
uttrykt misnøye med ordningen. De har følt at 1 minutt skytetid generelt er for dårlig tid 
når mesterskapsomgangen skytes til slutt. Landslagsskytterne uttrykte også dette på sin 
landslagssamling i tilknytning til nordisk mesterskap. 
 
En annen utfordring som har kommet opp er at ordningen er vanskelig å forholde seg til 
for arrangører. På mange stevner med avsluttende omgang har det blitt forvirring om 
regelverket, fordi man har vært usikker på om 1-minuttsregelen har vært gjeldende også 
på 100 meter. Administrasjonen mener dette er et viktig argument, og i tråd med 
Uttrøndelag sitt forslag vil også vi foreslå et system som gir likhet på 100 meter og 
200/300 meter for et mer oversiktlig regelverk. 
 
Administrasjonen tok opp spørsmålet med DFSU i deres møte 4. september. Det foreligger 
per dato ikke noe møtereferat. De mente imidlertid det var nødvendig at skytetiden ble 
beholdt på 3 minutter når omgangen ble skutt som avsluttende mesterskapsomgang. Når 
omgangen ble skutt fortløpende var DFSU enige om at en skytetid på 1 minutt var nok. 
DFSU er således uenig med Uttrøndelag sitt forslag om at det er godt nok å innføre 2 
minutter som generell skytetid, da dette er for lite tid når mesterskapsomgangen skytes til 
slutt for klassene på 100 meter. 
 
Administrasjonen er enig med DFSU sin konklusjon. For å få et enhetlig system på både 
100 meter og 200/300 meter, forslås at prøveskuddtiden før mesterskapsomgang fra 1/1-
2012 settes til 1 minutt ved fortløpende mesterskapsomgang og til 3 minutter når 
mesterskapsomgangen skytes til slutt. 



Når det da gjelder avholdelse av kongelag og prinsesselag, endres således også 
gjennomføringen for LS 2012 til å være tråd med gjennomføringen under LS i Elverum i 
2010. Ved at skytterne skyter èn og èn, vil gjennomføringstiden der bli noe lengre (ca 10 
minutt) enn hva som hadde vært tidsbruken med 1 minutts prøveskuddstid. Det var dette 
som utløste at LS-utvalget argumenterte for at prøveskuddstiden generelt burde bli 
kortere. Om man på LS kunne hatt en spesialordning som ikke gjelder på øvrige stevner, 
tar ikke administrasjonen stilling til her, men det bør eventuelt drøftes som egen sak 
senere.  

 

Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak:  
 
Fra og med 1/1-2012 endres skytetiden på prøveskuddene i baneskyting før 
mesterskapsomgangen til 1 minutt ved fortløpende mesterskapsomgang, og 3 minutt når 
mesterskapsomgangen skytes som egen skyting til slutt. Endringen gjøres gjeldende for 
alle klasser som skyter mesterskapsomgang på både 100 og 200/300 meter. 
Skytterbokas tabell 11.110 endres tilsvarende. 
 
Henning Ivarrud fremmet følgende forslag: 
Fra og med 1/1-2012 endres skytetiden på prøveskuddene i baneskyting før 
mesterskapsomgangen til 3 min for alle klasser, både ved fortløpende omgang og når 
mesterskapsomgangen skytes som egen skyting til slutt. 
 
Skytterbokas tabell 11.110 endres tilsvarende.  
 

 

Vedtak 

Ivarrud sitt forslag vedtatt med 6 mot 2 stemmer.  Vaaje, Ivarrud, Meland, Skaug, Lang-
Ree og Lystad stemte for Ivarrud sitt forslag, mens Olsen og Knutsen stemte for 
administrasjonens forslag.  

 
 
 

Sak 69/2011 
Forslag fra Østfold og Uttrøndelag om endring av reglene for 
samlagsskyting for veteraner 

 
Det foreligger to relativt identiske forslag om endring av reglene for samlagsskyting for 
veteraner. Begge forslag med begrunnelser er referert nedenfor.  
 
Uttrøndelag skyttersamlag sitt forslag:  
”De to første etappene skytes av skyttere i kl V65 eller V73 og skyter 10 skudd liggende. 
Det forutsettes at disse to skytterne skyter i de samme klassene på hovedskytingen på 
sammen stevne. De to siste etappene skytes av skyttere fra klasse V55, V65 eller V73 og 
skyter 6 skudd knestående og 4 skudd liggende.”  
 
Forslagsstillerens begrunnelse: 
Dagens regelverk for samlagsskyting for veteraner er komplisert. Mange samlag er ikke 
klar over reglene slik de er presisert av DFS, og det kan av den grunn bli stilt lag ved LDKS 
og LS som er ulovlige. Det anses ikke som noen fordel om en V65 eller V73 må skyte de to 
siste etappene med knestående. Med denne ordningen vil flere samlag kunne stille lag, og 



man slipper diskusjoner i ettertid om vedkommende hadde lov til å delta eller ikke. 
Regelverket blir greit for alle. Samlagene slipper å gå inn i årsmeldingen til lagene for å 
kontrollere hvilken klasse skytteren er ført i.  
 
Østfold skyttersamlag sitt forslag (fremmet av Torsnes skytterlag):  
”V65 og V73 skyttere som velger V55 i mesterskap må få delta i V55 på samlagsskytinger.” 
  
Forslagsstillerens begrunnelse: 
Slik regelen er i dag kan disse skytterne delta i klasse V55 på bane og V65/V73 på 
feltskytinger. De tillates ikke å delta som V55 skyttere på samlagsskytinger i offisielle 
mesterskap. Gjennom tidligere år har det vært foreslått at V65 bør ha knestående i sitt 
program. Når man kommer i denne alderen har noen problemer med å innta knestående 
skytestilling, men det er også mange som har problemer med et liggende program 
bestående av så mange skudd som dagens. En 100 m veteranskytter som ønsker 
knestående, og som samtidig vil kvalifisere seg som samlagsskytter, må nå være registrert 
som V55 skytter ved årsskiftet. 
 
Forslaget er derfor å la skyttere i klasse V65/V73 som velger V55 i obligatoriske stevner, få 
sjansen til å kvalifisere seg som V55 skyttere til samlagsskytinger.  
 
Administrasjonens drøfting: 
DFS har de siste årene tilrettelagt sin aktivitet ved å gi noen aldersbestemte klasser større 
fleksibilitet mht valg av klasse. Denne mulighet er for klasse junior sin del motivert av at 
det anses viktig å kunne prøve seniorprogrammet før et pålagt opprykk til seniorklassene. 
Dette slik at man får en smak av programmet som venter etter opprykk, og at skytteren på 
den måten blir forberedt på hva som venter.  
 
Når det gjelder skyttere i klasse V65 og V73 er deres valgmuligheter i større grad motivert 
av store variasjoner i denne aldersgruppens fysiske kapasiteter. Noen vil ha mer enn nok 
med dagens obligatoriske liggende program, mens andre har både evner og ikke minst 
ønsker om å konkurrere i klasse V55.  
 
Intensjonene med å gi skyttere i aldersbestemte klasser flere valgmuligheter er ideelt 
riktig. Samtidig medfører denne fleksibilitet at vi får et vanskeligere reglement, noe som 
gjør håndhevning av dette langt mer komplisert, særlig for tillitsvalgte og for 
stevnearrangører. Noen aktuelle utfordringer og betraktninger knyttet til dette er listet i 
de påfølgende avsnitt.  
 
Klassesettingsreglementet håndheves i dag slik at skyttere fra det året de fyller 65 år må 
stå oppført i skytterlagets årsmelding i klasse V/65 eller V73 for å kunne velge klasse V55 
fra stevne til stevne. Skyttere i samme aldersgruppe som står oppført i skytterlagets 
årsmelding som V55 skyttere gis ikke den samme valgmulighet. Slik er det også for 
skyttere som har alder til klasse junior, og som står oppført i skytterlagets årsmelding i en 
av seniorklassene. De kan etter det samme prinsipp ikke velge klasse junior fra stevne til 
stevne. Hadde derimot skytteren vært ført opp som junior, ville skytteren beholdt 
muligheten til å velge fra stevne til stevne. Om prinsippet om fleksibilitet anses v iktig for å 
beholde ungdomsskyttere ved klasseopprykk pga. alder, vil det også være relevant å 
vurdere en utvidelse av ordningen til å inkludere de øvrige ungdomsklasser.   
 
Erfaringer tyder på at det særlig ved samlagsskytinger råder både uvitenhet og tvi l om 



hvordan fleksibiliteten i regelverket skal håndteres. Slik det har vært håndhevet så langt 
må skyttere som skal delta i samlagsskytinger være registrert i den klassen de skal 
representere sitt samlag i årsmeldingen. Det gis dog i samlagsskytinger for veteraner og 
ungdommer en åpning for å benytte skyttere fra ”en lavere klasse”, om samlaget mangler 
deltakere i det gjeldende stevnet.  
 
Stadig nye tilpassinger for å imøtekomme skytternes ønsker om fleksible 
klassesettingsløsninger har medført et mer komplisert reglement. Et hovedspørsmål blir 
da hvor går grensen for nytte og effekt – veid opp mot ønsket for et enkelt og lettfattelig 
regelverk? Hva skal veie tyngst? Er det de økte muligheter den enkelte gis til å finne sin 
trivselsplass i DFS, eller er det hensynet til stevnarrangører og de tillitsvalgte? I dette 
bildet er det også et moment hvordan skyttere som ikke omfattes av ordningen, eller 
velger ikke å benytte seg av denne, oppfatter alle valgmulighetene? Hva med publikum, 
hvordan opplever de dette?  
 
Før administrasjonen tar de framsendte forslag til drøfting er det ønskelig med en 
prinsipiell føring fra Norges Skytterstyre for hvilke hensyn som skal tillegges størst vekt i 
dette sakskomplekset.   

 

Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Forslagene fra Østfold og Uttrøndelag om endrede regler for samlagsskyting i 
veteranklassene utsettes til neste styremøte.  
 
I lys av forslagene drøftet Norges Skytterstyre generelt den fleksibilitet som det er åpent 
for i regelverket de senere år.  
 
Styret ga administrasjonen føringer for den videre behandling av sakskomplekset  
 

 

Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 
 
 

Sak 70/2011 Budsjett for offentlige midler 2012 

 
Administrasjonen la fram innledende kommentarer til hovedpostene i budsjettet for 
offentlige midler 2012.  

 

Vedtak 

Norges Skytterstyre ga signaler til administrasjonen for videre budsjettarbeid fram mot 
neste møte. 

 
 
 
 
 
 



Sak 71/2011 
Styrets føringer for mandat til Rådgivende utvalg vedrørende sak 5 og 6 
på Skyttertinget 2011 

 
Skyttertinget 2011 behandlet sak om turnusordningen for LS i sak 05/2011, og vedtok 
følgende:  

1. Sak angående turnus for LS i framtid sendes til Rådgivende utvalg for uttalelse, og 

behandles på Skyttertinget i 2012.  

2. Nord-Norge landsdel tildeles Landskytterstevnet i 2016. 

Skyttertinget 2011 behandlet sak om kaliber 5,56 i sak 06/2011, og vedtok følgende:  
Høringsresultatene viser at det er stor usikkerhet i organisasjonen om konsekvensene av å 
tillate kaliber 5,56 i DFS på generell basis. Med bakgrunn i høringene pålegges Rådgivende 
utvalg å utarbeide en konsekvensanalyse som omfatter alle sider ved å tillate kaliber 5,56 
på generell basis i DFS. Norges Skytterstyre skal legge fram saken for Skyttertinget innen 3 
år. 
 
Administrasjonen ba om føringer fra styret til mandat for rådgivende utvalg i de to nevnte 
tingsakene. 

 

Vedtak 

Norges Skytterstyre ga føringer til mandat for rådgivende utvalg vedrørende sak 5 og 6 fra 
Skyttertinget 2011. I henhold til de gitte føringer fra Skytterstyret, fremmes sak om 
mandat til rådgivende utvalg angående turnusordningen for LS i framtid og kaliber 5,56 til 
oktobermøtet.  

 
 
 

Sak 72/2011 Status LS Voss 2012 

 
Norges Skytterstyre holdt møte med arrangørene av Landsskytterstevnet 2012. 
Arrangørene i Voss orienterte om status så langt, og Skytterstyret ga føringer til 
arrangøren om forventninger foran stevnet. Arrangøren mener å ha god kontroll på 
planlegging av arrangementet og framdrift på anleggsutbyggingen.  
 
Skytterstyret gjennomførte også en kort befaring på anleggsområdet på Skjerve. Voss 
skytterlag skal i løpet av en uke foreta prøveskyting på 100 m banen, blant annet for å 
teste støybilde på skytebanen.   
 
Siden dette er første gang LS arrangeres på Voss, og det samtidig med planleggingen av 
arrangementet pågår en omfattende utbygging av nytt baneanlegg, vil Norges Skytterstyre 
få en månedlig framdriftsrapport for utbyggingen i tillegg til de faste referat fra HK 
LS2012.  

 

Vedtak 

Norges Skytterstyre tar arrangørens orientering til etterretning.  
 
 
 



Sak 73/2011 Oppdrag til LS-utvalget 

 
I 2008 ble det såkalte LS-utvalget opprettet som et Ad-hoc utvalg. Utvalget har senere 
hvert år i etterkant av landsskytterstevnene evaluert gjennomføringen av finalene på LS og 
foreslått eventuelle tilpasninger. Dette har vært tiltak med hensyn til tidstabell og 
sportslige tilpasninger for å få LS til å bli best mulig for skytterne, publikumsopplevelsen 
på arenaen, samt NRK sine behov for tilrettelegging av gode TV-sendinger.    
 
LS-utvalget har bestått av vårt Rådgivende utvalg som i denne sammenheng har vært 
utvidet med representant for skytterne (tillitsvalgt for landslagsskytterne), 
arenaproduksjon på LS (Tor Idar Aune) og NRK (Ola Lunde). I tillegg har administrasjonen 
hatt en representant (Terje Vestvik) som også har vært sekretær for utvalget.  
 
Administrasjonens drøfting: 
Administrasjonen ser også denne høsten behovet for at LS-utvalget evaluerer 
gjennomføringen i 2011 og drøfter tidstabellen for finalene. Neste år i Voss blir stevnet 
avsluttet på en fredag, og det er viktig at man drøfter konsekvensene for hvordan dette 
påvirker skytterne, publikum på arenaen og NRK sine sendinger.   
 
I tillegg mener administrasjonen at LS-utvalget denne gang burde fått utvidet sitt mandat 
til også å drøfte arrangementsutvikling av nåværende Norgescup i baneskyting. De to siste 
år har det vært gjennomført flere sportslige endringer av Norgescupen, samt at det har 
blitt brukt ressurser fra sentralt hold på å sikre en god publikums- og skytteropplevelse i 
forbindelse med avslutningsstevnet av Norgescupen. Det har videre vært drøftet i styret 
om Norgescupen kunne blitt gjort til et TV-produkt som NRK ville sende. Dette ble ikke 
realisert på grunn av økonomi og uenighet om sportslige betingelser, men i sak 66/2010 
ble det vedtatt å arbeide videre med eventuelt andre TV-konsepter. 
 
Aktivitetsplanen for 2011 og 2012 har også som målsetting å legge til rette for flere TV-
sendte konkurranser i DFS. LS-utvalget burde således også drøfte hvordan dette nå skal 
realiseres, etter at NC-prosjektet om TV-sendinger ble stoppet opp på grunn av de 
ovennevnte årsaker.  

 

Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak:  
 
Norges Skytterstyre gir med bakgrunn i gjennomføringen av LS 2011, LS-utvalget i oppdrag 
å foreslå eventuelle tilpasninger av finaleavviklingen under Landsskytterstevet 2012. Dette 
spesielt med sikte på at LS 2012 er vedtatt avsluttet på en fredag. 
 
Videre skal LS-utvalget drøfte behovet for en videre arrangementsutvikling av 
Norgescupen. De skal også foreslå tiltak som kan muliggjøre flere TV-sendinger i henhold 
til Aktivitetsplenens målsetting for 2011 og 2012. 
 
LS-utvalget skal avlegge sin rapport til Norges Skytterstyre innen 1. desember 2011.    
 

 

Vedtak 

Administrasjonens forslag vedtas. 
 



Meldingssaker 

 
1. Høring – forslag til ny forskrift til lov for Heimevernet 

2. E-post vedkommende reklamasjon Sauer 

3. Forespørsel om bruk av elektronikk på finfelt 2012 

4. Erfaringer og rapport – skyteteknisk støtte og resultatservice LS 2011 
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Olav K. Vaaje, Henning Ivarrud, Jan Åge Gjerstad, Heidi 
Skaug, Oddbjørn Meland, Jens Sverre Knutsen, Kristin 
Lund (ikke sak 81-85) og Olav Johan Lystad.  
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FRA ADMINISTRASJONEN Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik 

 Sakslisten og innkallingen ble godkjent. 

 
 

Sak 74/2011 Medlemsbegrepet 

 
I forbindelse med sak beskrevet av Sven Knagenhjelm i brev av 9. mars 2010, ble 
spørsmålet om det var mulig med dobbeltmedlemskap i skytterlag reist. Bakgrunnen var at 
en skytter i Moss & Våler skytterlag krevde å inneha medlemskap i skytterlaget, selv om 
han meldte seg inn i et annet skytterlag. Skytterlaget mente at regelverket i DFS ikke ga en 
slik åpning, men skytteren anket avgjørelsen til Skytterstyret.  
 
Styret ba den gang om en uttalelse fra Sven Knagenhjelm, og skytteren fikk medhold i at 
han kunne ha medlemskap i flere skytterlag samtidig, da regelverket kun regulerte at han 
ikke kunne representere flere skytterlag samtidig. Med å representere mentes her å delta i 
konkurranser for.    
 
I forbindelse med at vi nå lager et nytt medlemssystem gjennom ”prosjekt Grasrot”, er det 
helt nødvendig å avklare dette reglementet.  

 

Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak:  
 
Norges Skytterstyre vedtar at en person som hovedprinsipp kun kan være medlem i ett 
skytterlag. Et medlem defineres som: 
 

 En person som betaler sin medlemskontingent til skytterlaget til fastsatt tid  

 Har rett til å delta på årsmøter med forslags- og stemmerett (minimum 16 år) 

 Kan representere skytterlaget på stevner og politisk (eksempel ombudsmøte) 
 



En skytter kan kun melde overgang til et annet skytterlag en gang per kalenderår. 
I utdanningsøyemed og for deltakelse i skifelt/skogsløp gis skyttere mulighet til å 
representere to skytterlag i samme kalenderår.  
 
Olav K. Vaaje fremmet følgende forslag: 
Skytterstyret ser behovet for at regelverket bør inneholde en tydeligere regulering av 
spørsmålet om muligheten for å være medlem i flere skytterlag. Saken fremmes på nytt i 
et senere møte. 
 

 

Vedtak 

Skytterstyret ser behovet for at regelverket bør inneholde en tydeligere regulering av 
spørsmålet om muligheten for å være medlem i flere skytterlag. Saken fremmes på nytt i 
et senere møte. Forslaget til Olav K. Vaaje ble enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Sak 75/2011 Regnskap pr. 31.8.2011 

 
Administrasjonen la fram regnskap per 31/8- 2011. 

 

Vedtak 

Norges Skytterstyre tar fremlagte regnskap per 31/8-2011 til etterretning. Enstemmig 
vedtatt. 

 
 
 

Sak 76/2011 Mandat til Rådgivende utvalg angående kaliber 5,56 

 
Skyttertinget 2011 behandlet sak om kaliber 5,56 i sak 06/2011, og vedtok følgende:  

 

 ”Høringsresultatene viser at det er stor usikkerhet i organisasjonen om konsekvensene 

av å tillate kaliber 5,56 i DFS på generell basis.Med bakgrunn i høringene pålegges 

Rådgivende utvalg å utarbeide en konsekvensanalyse som omfatter alle sider ved å 

tillate kaliber 5,56 på generell basis i DFS. Norges Skytterstyre skal legge fram saken for 

Skyttertinget innen 3 år. " 

 

Norges Skytterstyre ga føringer til mandat for Rådgivende utvalg i sak 71/2011.  

 

Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Rådgivende utvalg gis følgende mandat for utarbeiding av konsekvensanalyse kaliber 5,56:  
 

1. Rådgivende utvalg skal utarbeide en konsekvensanalyse som omfatter alle sider ved 
å tillate kaliber 5,56 på generell basis i DFS for følgende forhold: 

 Skytterpolitiske forhold 

 Sportslige forhold 

 Økonomiske forhold 



 
2. Konsekvensanalysen overleveres Norges Skytterstyre innen 1. februar 2013. 

 
Norges Skytterstyre sender konsekvensanalysen til FD for uttalelse om forsvarspolitiske 
forhold. Deretter vil konsekvensanalysen bli oppdatert med tekniske og forsvarspolitiske 
vurderinger. 
 

 

Vedtak 

Rådgivende utvalg gis følgende mandat for utarbeiding av konsekvensanalyse kaliber 
5,56: 
 

1. Rådgivende utvalg skal utarbeide en konsekvensanalyse som omfatter alle sider 
ved å tillate kaliber 5,56 på generell basis i DFS for følgende forhold:  

 Skytterpolitiske  

 Sportslige 

 Økonomiske  
 

Utvalget skal utarbeide en milepælsplan for arbeidet som forelegges 
administrasjonen. Enstemmig vedtatt. 

 
2. Konsekvensanalysen overleveres Norges Skytterstyre innen 1. februar 2013. 

Enstemmig vedtatt. 
 
Norges Skytterstyre sender konsekvensanalysen til FD for uttalelse om forsvarspolitiske 
forhold. Deretter vil konsekvensanalysen bli oppdatert med tekniske og forsvarspolitiske 
vurderinger, før den fremmes for Skyttertinget 2013.  

 
 
 

Sak 77/2011 Mandat til Rådgivende utvalg – turnus for LS i framtid 

 
 Skyttertinget 2011 fattet følgende vedtak: 
 
”Saken angående turnus for LS i framtid sendes til Rådgivende utvalg for uttalelse, og 
behandles på Skyttertinget 2012.” 

 

Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak:  
 
Rådgivende utvalg gis følgende mandat for sin innstilling om framtidig LS turnus:  
 

1) Arbeidet skal ta utgangspunkt i drøftinger i Skyttertingets sak nr 5/2011.  
2) Utvalget skal vurdere hvilken ordning/turnus som DFS totalt sett er best tjent med.  
3) Utvalget skal gi en konkret innstilling, som overleveres Norges Skytterstyre innen 1. 

februar 2012.  
 
Henning Ivarrud foreslo å fjerne punkt 1 i administrasjonens forslag.  
Kristin Lund foreslo å endre punkt 2 til følgende tekst: ”Utvalget skal vurdere hvilken 
ordning/turnus som DFS og Forsvaret totalt sett er best tjent med”.  



 

Vedtak 

1. Henning Ivarrud sitt forslag om å fjerne punkt 1 i administrasjonens forslag ble 
enstemmig vedtatt.  
 

2. Administrasjonens forslag til punkt 2 vedtatt med 7 mot 1 stemme. Kristin Lund 
stemte for sitt eget forslag. 

 
3. Administrasjonens forslag til punkt 3 ble enstemmig vedtatt.  

 
 
 

Sak 78/2011 Kontrakt mellom LS-arrangør og DFS 

 
Landsskytterstevnet er et stort arrangement med mange forpliktelser både for DFS, 
Forsvaret og teknisk arrangør. Det foreligger en konkret og detaljert avtale mellom DFS og 
Forsvaret om gjennomføring av Landskytterstevnet, men ikke en tilsvarende avtale 
mellom DFS og teknisk arrangør. Fram til i dag er det Skyttertinget sitt vedtak om tildeling 
av arrangement og tildelingsnotat som er retningsgivende for teknisk arrangør.  
 
Administrasjonen la fram et foreløpig utkast som forslag til kontrakt mellom DFS og 
teknisk arrangør av LS.  

 

Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak:  
 
Norges Skytterstyre ga føringer til videre arbeid med kontraktsdokument for framtidige 
LS-arrangører.  Endelig sak skal legges fram på neste møte.  
 

 

Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 79/2011 
Forslag om endring av regler for veteransamlagsskyting, samt innføring 
av endrede fleksibilitetsordninger for veteranklassene 

 
Det foreligger to relativt identiske forslag om endring av reglene for samlagsskyting for 
veteraner. Begge forslag med begrunnelser er referert nedenfor.   
 
Uttrøndelag skyttersamlag sitt forslag:  
”De to første etappene skytes av skyttere i kl V65 eller V73 og skyter 10 skudd liggende. 
Det forutsettes at disse to skytterne skyter i de samme klassene på hovedskytingen på 
sammen stevne. De to siste etappene skytes av skyttere fra klasse V55, V65 eller V73 og 
skyter 6 skudd knestående og 4 skudd liggende.”  
 
Forslagsstillerens begrunnelse: 
Dagens regelverk for samlagsskyting for veteraner er komplisert. Mange samlag er ikke 
klar over reglene slik de er presisert av DFS, og det kan av den grunn bli stilt lag ved LDKS 



og LS som er ulovlige. Det anses ikke som noen fordel om en V65 eller V73 må skyte de to 
siste etappene med knestående. Med denne ordningen vil flere samlag kunne stille lag, og 
man slipper diskusjoner i ettertid om vedkommende hadde lov til å delta eller ikke. 
Regelverket blir greit for alle. Samlagene slipper å gå inn i årsmeldingen til lagene for å 
kontrollere hvilken klasse skytteren er ført i.  
 
Østfold skyttersamlag sitt forslag (fremmet av Torsnes skytterlag):  
”V65 og V73 skyttere som velger V55 i mesterskap må få delta i V55 på samlagsskytinger.”  
 
Forslagsstillerens begrunnelse: 
Slik regelen er i dag kan disse skytterne delta i klasse V55 på bane og V65/V73 på 
feltskytinger. De tillates ikke å delta som V55 skyttere på samlagsskytinger i offisielle 
mesterskap. Gjennom tidligere år har det vært foreslått at V65 bør ha knestående i sitt 
program. Når man kommer i denne alderen har noen problemer med å innta knestående 
skytestilling, men det er også mange som har problemer med et liggende program 
bestående av så mange skudd som dagens. En 100 m veteranskytter som ønsker 
knestående, og som samtidig vil kvalifisere seg som samlagsskytter, må nå være registrert 
som V55 skytter ved årsskiftet. 
 
Forslaget er derfor å la skyttere i klasse V65/V73 som velger V55 i obligatoriske stevner, få 
sjansen til å kvalifisere seg som V55 skyttere til samlagsskytinger.  
 
Norges Skytterstyre fattet i møte 19. september, sak 69/2011, følgende vedtak: 
Forslagene fra Østfold og Uttrøndelag om endrede regler for samlagsskyting i 
veteranklassene utsettes til neste styremøte. I lys av forslagene drøftet Norges 
Skytterstyre generelt den fleksibilitet som det er åpent for i regelverket de senere år. 
Styret ga administrasjonen føringer for den videre behandling av sakskomplekset.  
 
Drøfting: 
Generelt 
Stadig nye tilpassinger for å imøtekomme skytternes ønsker om fleksible 
klassesettingsløsninger har medført et mer komplisert reglement. Et hovedspørsmål blir 
da hvor går grensen for nytte og effekt – veid opp mot ønsket for et enkelt og lettfattelig 
regelverk? Hva skal veie tyngst? Er det de økte muligheter den enkelte gis til å finne sin 
trivselsplass i DFS, eller er det hensynet til stevnarrangører og de tillitsvalgte? I dette 
bildet er det også et moment hvordan skyttere som ikke omfattes av ordningen, eller 
velger ikke å benytte seg av denne, oppfatter alle valgmulighetene? Hva med publikum, 
hvordan opplever de dette?  
 
Veteranskytteres mulighet til å velge klasse fra stevne til stevne 
DFS har de siste årene tilrettelagt sin aktivitet ved å gi noen aldersbestemte klasser større 
fleksibilitet mht valg av klasse. For klasse V65 og V73 er deres valgmuligheter i hovedsak 
motivert av store variasjoner i denne aldersgruppens fysiske kapasiteter. Noen har mer 
enn nok med dagens obligatoriske liggende program, mens andre har både evner og ikke 
minst ønsker om å konkurrere i klasse V55.  
 
Klassesettingsreglementet håndheves i dag slik at skyttere fra det året de fyller 65 år må 
stå oppført i skytterlagets årsmelding i klasse V65 eller V73 for å kunne velge klasse V55 
fra stevne til stevne. Skyttere i samme aldersgruppe som står oppført i skytterlagets 
årsmelding som V55 skyttere gis ikke den samme valgmulighet.  



Intensjonene med å gi skyttere i aldersbestemte klasser flere valgmuligheter er ideelt 
riktig. Samtidig medfører denne fleksibilitet at vi får et vanskeligere reglement, noe som 
gjør håndhevning av dette langt mer komplisert, særlig for tillitsvalgte og for 
stevnearrangører. Man skal heller ikke se bort fra at det forekommer tilfeller der skyttere 
vurderer konkurrentene, og så gjør et klassevalg ut fra hvor det antas lettest å hevde seg.  
  
Ser man nærmere på fleksibilitetsordningen omfatter den langt ifra alle skyttere i 
aldersgruppen. Som nevnt må man være registrert i klasse V65 eller V73 for å bli gitt disse 
muligheter. Skyttere som velger klasse V55 med alder til en eldre klasse er dermed 
utelukket. Hva med skyttere som står i klasse 1 – 5, og som tilhører aldersgruppen? Det er 
sikkert skyttere innen denne kategorien som også kunne tenke seg å kunne velge fra 
stevne til stevne, men som primært vil skyte et seniorprogram, og av den grunn mister 
valgmuligheten. Dagens ordning er derfor lite konsekvent, og det synes derfor riktig enten 
å gi full fleksibilitet ved oppnådd alder, eller rett og slett å avvikle hele 
fleksibilitetsordningen for veteraner.  
 
Juniorskytteres mulighet til å velge klasse fra stevne til stevne 
For juniorskyttere anses dagens ordning der de fra stevne til stevne kan velge klasse som 
svært nyttig utprøving for-, og tilvenning til et opprykk til seniorklassene. Denne 
ordningen bør derfor bestå.  
 
Samlagsskyting for veteraner  
Erfaringer tyder på at det særlig ved samlagsskytinger råder både uvitenhet og tvil om 
hvordan fleksibiliteten i regelverket skal håndteres. Det er svært uheldig om lag blir disket, 
eller om det i ettertid blir diskusjoner om et lag er riktig sammensatt eller ikke.  Slik det 
har vært håndhevet så langt må skyttere som skal delta i samlagsskytinger være registrert 
i årsmeldingen i den klassen de skal representere sitt samlag. Det gis dog en åpning for å 
benytte skyttere fra klasse V65/V73 på V55 etapper om samlaget mangler deltakere i 
denne klassen ved stevnet.   
 
Samlagsskytinger er prestisjekonkurranser i DFS, og tiltak som kan bidra til at flest mulig 
kan stille lag er positivt. Særlig for små samlagene er fleksibiliteten ofte avgjørende for om 
man kan stille lag eller ikke. I så måte er forslagene fra Uttrøndelag og Østfold bidrag som 
særlig vil komme disse samlagene til nytte, gjennom at de gis muligheter for å velge blant 
flere skyttere. Det kan her være at noen V55 skyttere vil kjenne seg utkonkurrert, men 
dette vil trolig være kun et fåtall tilfeller. Samtidig vil skyttere fra klasse V65 / V73 som 
bekler en V55 etappe måtte skyte et vanskeligere program enn vanlig. Det forutsettes at 
skyttere som tilhører klasse V55 kun kan skyte denne klassens program ved 
samlagsskytinger.   
 
Konklusjon 

- Veteranskytternes individuelle muligheter for å velge klasse fra stevne til stevne 
opphører. 

- Det gjøres ingen endringer i klassereglene for juniorskyttere. 
- Skyttere tilhørende klasse V65 og V73 gis anledning til å skyte V55 programmet i  

samlagsskytinger. 

 
 
 



Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak:  
 
Skytterboka gis følgende innhold: 
 
Pkt 7.242 Klasse V65 
Klassen omfatter skyttere fra og med det året de fyller 65 år og til og med det året de 
fyller 72 år.  
 
Pkt 7.243 Klasse V73 
Klassen omfatter skyttere fra og med det året de fyller 73 år.  
 
Pkt 7.244 Tilleggsbestemmelser for veteranklassene 
En skytter som har nådd alder for en veteranklasse kan velge fortsatt å stå i den klassen 
han/hun da tilhører (kl 1 – 5). Skyttere som har nådd alder for klasse V65 og V73 kan i 
tillegg velge klasse V55. Skyttere med alder til klasse V73 kan ikke velge klasse V65. 
Skyttere i veteranklassene kan ved årsskiftet velge å gå tilbake til seniorklassen skytteren 
sist var klasseført i før overgang til veteranklassen. I stevner med Stang og felthurtig har 
veteranklassene anledning til å skyte Stang og felthurtig på lik linje med seniorklassene 
med klassevis premiering. 
 
11.163 Samlagsskyting for veteranklassene 
Skytingen foregår på 100m. Laget består av 4 skyttere, hvorav de to første etappene 
består av skyttere fra klasse V65/V73. De to siste etappene består av skyttere fra klasse 
V55/V65/V73. Programmet er fritt antall prøveskudd på 3 minutter. Deretter tellende 
program bestående av 10 skudd liggende for klasse V65/V73 og 6 knestående + 4 liggende 
for de to siste etappene. Skytetid på serien er 4 minutter. Ved poenglikhet rangeres iht. 
pkt 10.421.   
 
Olav K. Vaaje foreslo følgende: 

1. Veteranskytternes individuelle muligheter for å velge klasse fra stevne til stevne 

opphører fra 1.1.2012.  

2. Dagens reglement for samlagsskyting for veteranklassene opprettholdes. 

3. Administrasjonen framlegger endelig forslag til reglementstekst til Skytterstyrets 

desembermøte. 

 

Vedtak 

1. Veteranskytternes individuelle muligheter for å velge klasse fra stevne til stevne 
opphører fra 1.1.2012. Enstemmig vedtatt.  
 

2. Dagens reglement for samlagsskyting for veteranklassene opprettholdes. 
Enstemmig vedtatt. 

 
3. Administrasjonen framlegger endelig forslag til reglementstekst til Skytterstyrets 

desembermøte. Enstemmig vedtatt. 
 
 



Sak 80/2011  Budsjettforslag for offentlige midler 2012 

 
Administrasjonen la fram foreløpig budsjettforslag til Skytterstyret angående offentlig 
budsjett for 2012.  

 

Vedtak 

Norges Skytterstyre tar fremlagte forslag til budsjett for offentlige midler for 2012 til 
etterretning. Resultatet av drøftingene i Norges Skytterstyre innarbeides i endelig 
budsjettforslag for offentlige midler for 2012, som blir lagt fram til Norges Skytterstyres 
møte i desember 2011. Enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Sak 81/2011 Saksbehandlingsprosess for miljøpakken 

 
Skytterstyret ønsker bedre informasjon om håndtering av og rutiner for 
miljøpakkemidlene. Det fremmes nå forslag om fremtidige rapporterings- og 
informasjonsrutiner for miljøpakken.  
 
Historikk 
Miljøpakken ble etablert på bakgrunn av støykrav til nye skytebaner som ble fastsatt på 
begynnelsen av 1990 tallet. For å bevare eksisterende virksomhet ble det gjennom 
miljøpakken gitt tilskudd for å få ned støyen fra eksisterende skytebaner mot at det ble 
etablert et vern mot konsesjonsbehandling. En stor del av banene ville blitt nedlagt om de 
hadde blitt underlagt de samme krav som nye baner. Det er gjennomført tiltak på 
nærmere 90 skytebaner frem til nå.  
 
Drøfting: 
Utvelgelse av baner til miljøpakkeprosjektet er etter hvert blitt mer avhengig av teknisk 
kompetanse. Dette skyldes at nå gjenstår det færre baner som av tekniske årsaker lar seg 
støydempe. I tillegg er kommunenes behandling av saker vedrørende skyteanlegg i større 
grad styrt av retningslinjene for støy i arealplanlegging (T-1442), noe som også stiller 
større krav til fagkompetanse.  
Det er viktig for å opprettholde fremdriften i miljøpakkeprosjektene at det ikke blir lagt 
unødige tidsmessige forsinkelser i utvelgelsesprosessen. Det kan i mange tilfeller være 
nødvendig å sette i gang anbudsprosesser umiddelbart når det foreligger klarering for et 
prosjekt. Forsinkelser som gjør at grunnarbeider for eksempel ikke kan påbegynnes i tide 
pga tele, vil vanligvis medføre et års forsinkelse. 
Gjennom å holde en utstrakt miljøprofil i vår satsning på skyteanleggene bidrar vi til å 
tilrettelegge for samfunnsnyttig virksomhet ved at våre skytebaneanlegg gjennom en 
langsiktig utvikling går mot å tilfredsstille kravene innenfor rammene av de miljøhensyn 
som er fastsatt av myndighetene.  
 
Konklusjon: 
Det anbefales at man opprettholder dagens ordning hvor administrasjonen på bakgrunn 
av sin fagkompetanse har fullmakt til å styre miljøpakkeprosjektene.  

 
 
 



Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Rapport for status i miljøpakkeprosjektene fremlegges for Norges skytterstyre i første 
styremøte etter nyttår hvert år. 
 
Rapportens innhold skal bestå av: 

1. Rapport for ferdigstilte prosjekter med vedlagte støysonekart. 
2. Oversikt over planlagte prosjekter neste år.  
3. Oppdatert prioritetsliste over utredede prosjekter med begrunnelse for 

prioritering. 
 

Jan Åge Gjerstad fremmet følgende forslag til ny 1. setning i administrasjonens forslag:  
Rapport for status i miljøpakkeprosjektene fremlegges for Norges Skytterstyre 2 ganger i 
året, i septembermøte og på første styremøte etter nyttår. 
 

 

Vedtak 

Administrasjonens forslag justert med endringsforslaget til Jan Åge Gjerstad enstemmig 
vedtatt. 

 
 
 

Sak 82/2011 Endringer i tildelingskriterier for miljøpakkemidler 

 
En endring i tildelingskriterier for miljøpakkemidler synes å være nødvendig for å kunne 
opprettholde aktiviteten vedrørende miljøtiltak for støy. Bakgrunnen til dette er at etter 
at det i en årrekke er gjennomført støydempningstiltak på baner hvor 
støydempningseffekten har vært god, nå sitter igjen med baner hvor man av tekniske 
årsaker oppnår liten effekt, eller som av andre grunner ikke lar seg gjennomføre (feks som 
følge av politiske årsaker).  
 
Kostnadene ved miljøpakketiltakene er også så vidt høye at det vanskelig kan forsvares å 
gjennomføre tiltak når effekten er for liten. Forutsetningene med ordningen er og har 
vært at det skal være en klar miljøprofil. Det kan derfor være av interesse for DFS å se på 
om vi kan oppnå en forsterket miljøeffekt i forhold til våre skyteanlegg ved å utvide 
kriteriene for miljøpakkemidlene til også å gjelde flytting av støyende skyteaktivitet. 
Forutsetningen må nødvendigvis være at det oppnås samlet sett en støyreduksjon.  
 
Eksempler kan være baner som må flytte som følge av en kommunalpolitisk prosess, 
og/eller i tilfeller hvor støyende aktivitet legges ned og erstattes med nye og tidsriktige 
anlegg. De nye anleggene må forutsettes å være støymessig innenfor dagens regelverk 
noe som gjennom vedtatt reguleringsplan ivaretas eller ved at det understøttes av 
tekniske beregninger. I de fleste tilfeller vil flytting av baner enten underlegges 
konsesjonsvurdering eller ny regulering. 
 
I tilfeller hvor man samler aktivitet må det understrekes at kritisk grense for reiseavstand 
for brukerne ikke må overstiges fordi det vil kunne medføre redusert aktivitet og 
rekruttering.  
 



I mange tilfeller hvor banene flyttes vil den stedlige kommunen ha et gjenskaffelsesansvar. 
Dersom DFS i tilfeller hvor finansiering fra ulike hold er nødvendig, kan ivareta og styrke 
en miljøprofil ved finansiering av støydempede standplasser, vil dette kunne styrke 
organisasjonens anseelse. Den nødvendige kompetansen finnes ikke hos kommunene for å 
gjennomføre slike tiltak og anleggsavdelingen bistår ft i flere prosesser av denne type.  
 
Det er usikkert hvor mange flere gjennomførbare prosjekter man vil få som følge av en 
utvidelse av kriteriene til også å omfatte flytting, men at det vil øke antallet prosjekter 
med støyreduksjonseffekt er sannsynlig. 
 
I fremtiden kan det også være behov for også å gjøre tiltak i forbindelse med Klima og 
forurensningsdirektoratets utarbeidelse av nye krav til regulering av eksisterende 
virksomhet på sivile skyteanlegg. I den forbindelse kan det komme krav om tiltak for 
eksempel mot metallforurensning. Miljøpakkemidlenes kriterier bør i den forbindelse også 
utvides til å kunne brukes på all type forurensning. 

 

Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak:  
 
Tildelingskriterier for utvelgelse av fremtidige miljøpakkeprosjekter opprettholder 
nåværende tildelingskriterier men med følgende endring i punkt 1.5 og tilføyelse av nytt 
punkt, 1.9. 
 
Forslag til ny tekst i punkt 1.5 er følgende (endringer markert kursiv  tekst):   
Miljøpakketiltak gjennomføres normalt på eksisterende baner, men kan også tildeles i 
tilfeller hvor baner må flytte pga høy støy eller som følge av offentlige vedtak.   
 
Forslag til tekst i nytt punkt 1.9 er følgende:  
1.9. Miljøpakkemidlene kan benyttes til tiltak mot all type forurensning som reguleres av 
forurensningsloven. Bestemmelsene i retningslinjene anvendes så langt de passer for tiltak 
som rettes mot annen forurensning enn støy. 
 

 

Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 83/2011 
Søknad om miljøpakkemidler til støydemping av anlegg for Stang- og 
felthurtigskytinger i Asker skytterlag. 

 
Asker skytterlag har levert søknad om miljøpakkemidler til støydempingstiltak for Stang- 
og felthurtigskytingsanlegg. Laget har tidligere mottatt midler fra miljøpakken, men den 
gangen ble ikke anlegget for stang- og felthurtigskyting støydempet.  
 
Krav om ny reguleringsplan ble stilt av Asker kommune på bakgrunn av en ulovlig bygget 
Skeetbane på den delen av anlegget som Asker JFF disponerer. Ny reguleringsplan ble 
vedtatt i november 2010. Planens bestemmelser forutsetter at all skyteaktivitet må 
støydempes inkludert anlegget for stang- og felthurtigskyting.  
 



Anlegget for hurtigskyting har hittil stått til fri benyttelse for alle samlagets lag. I tillegg 
har anlegget blitt benyttet av medlemmer fra andre skyttersamlag. Stang- og 
felthurtigskyting har også vært en vesentlig del av tilbudet på Asker skytterlag sine åpne 
arrangementer.  
 
Drøfting 
Det har tidligere ikke vært gjennomført prosjekter for støydemping av anlegg for Stang- og 
felthurtigskyting. Det har imidlertid vært gjort ytre tiltak for å støydempe anlegg i form av 
støyvoller og lignende. Det er i enkelte tilfeller fortsatt aktuelt å støydempe på andre 
måter enn ved å bygge om standplass, men i mange tilfeller viser det seg ikke å være 
effektivt samt at det forutsetter store terrenginngrep. Det normale er derfor at de fleste 
støydempingstiltak gjøres ved å bygge om standplass. 
 
Asker skytterlag har et klart definert behov for å sikre alle aktiviteter på anlegget noe som 
dokumenteres gjennom det offentlige reguleringsvedtaket. Alternativet er å legge ned 
anlegget for hurtigskyting. For lagets aktivitet vil en slik nedleggelse ikke være dramatisk 
fordi hovedvekten av aktiviteten er på 200 m og 100 m. Det vil imidlertid være et tap for 
feltmessig aktivitet og det stevnetilbudet laget har stått for. Samtidig er det i området 
rundt hovedstaden tilnærmet umulig å etablere ny skyteaktivitet etter at Markaloven 
trådte i kraft. En nedlegging vil i hovedsak bety et tap for de feltmessige øvelsene innenfor 
DFS fordi mulighetene til denne type aktiviteter er begrenset i området.  
 
Ny etablering av aktivitet av denne typen i hovedstadsområdet kan nærmest utelukkes. 
Således vil Drammen skyttersamlag og DFS lide de største tapene i tillegg til de skyttere 
som har benyttet seg av tilbudet på åpne stevner.  
 
Styret i Drammen skyttersamlag har gitt positiv uttale til Røyken og Hurum sitt forslag om 
etablering av stang- og felthurtiganlegg med elektronisk målmateriell.  
 
Konklusjon 
Miljøpakkekriteriene for tiltaket er oppfylt, og banen har strategisk betydning utover 
lokale forhold. Det er viktig å sikre aktivitet av feltmessig art, særlig i urbane strøk.  

 

Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Asker skytterlag får dekket støydempingstiltak til standplass for Stang- og felthurtigskyting 
i samsvar med prosedyrer og retningslinjer for miljøpakken på inntil kr 500.000.  
 

 

Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 84/2011 Utenlandske statsborgere i DFS 

 
Skyttertinget 2011 gjorde følgende vedtak: 
”Norges Skytterstyre søker Forsvarsdepartementet om fullmakt til å dispensere fra 
Grunnreglenes § 1-4 vedrørende krav til Norsk statsborgerskap for å være medlem i 
skytterlag. Dett etter personlig søknad fra utenlandsk statsborger. 
 
Hovedtrekk i kriteriene for dispensasjonen vil være: 

- Søkeren er utenlandsk statsborger, hjemmehørende i land i forsvarsallianse med 
Norge eller tilhørende et av de nordiske land. 

- Har vært bosatt i Norge i minst tre år. 
- Behersker norsk språk tilstrekkelig til at sikkerhet på standplass ivaretas.  
- Har anbefaling fra lokalt skytterlag. 
- Vedkommende kan ikke delta i finaler i norsk mesterskap/Landsskytterstevnet.”  

 
Vedtaket på årets Skytterting krever at § 1-4 i Grunnreglene skrives om. Administrasjonen 
vil med bakgrunn i forslaget foreslå en tekstendring til Forsvarsdepartementet som vi ber 
om å få godkjent. 
 
Administrasjonens drøfting: 
Administrasjonen mener at det ikke er hensiktsmessig å ta inn hele vedtaket som del av en 
ny § 1-4. Første og andre strekpunkt i vedtaket er hovedessensen i vedtaket, mens de 
øvrige tre strekpunkt kan inntas i kommentaren til § 1-4.   

 

Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre anmoder Forsvarsdepartementet, på bakgrunn av 
Skyttertingsvedtaket i sak 11/2011, at grunnreglenes § 1-4 gis følgende tekst: 
 
”Norske og utenlandske statsborgere, hjemmehørende i land i forsvarsallianse med Norge 
eller tilhørende i et av de nordiske land kan være medlemmer av et tilsluttet skytterlag. 
Det forutsettes at de støtter Norge sitt forsvar og respekterer gjeldende lover og 
bestemmelser. For utenlandske statsborgere fortusettes det at de har vært bosatt i Norge 
i minst 3 år. Den som er fradømt retten til tjeneste i landets forsvar, kan ikke være 
medlem av skytterlag.”  
 
Under forutsetning av godkjenning av ny § 1-4, gis kommentaren et nytt andre avsnitt 
med følgende tekst: 
 
 ”Utenlandske statsborgere må personlig søke for å bli medlem av et skytterlag. Det 
forutsettes at denne behersker norsk språk tilstrekkelig til at sikkerhet på standplass kan 
ivaretas, samt at vedkommende har anbefaling fra lokalt skytterlag. Utenlandske 
statsborgere kan ikke delta i finaler i norsk mesterskap/Landsskytterstevnet.”  
 

 

Vedtak 

Saken forelegges advokat Sven Knagenhjelm for en anbefaling. Administrasjonen fremmer 
saken på nytt i Skytterstyrets desembermøte. Enstemmig vedtatt 

 



Sak 85/2011 Status og videre oppfølging av forslag til Statsbudsjett 2012 

 
Norges Skytterstyre drøftet sammen med varamedlemmene den dramatiske situasjon som 
nå har oppstått ved at Regjeringen foreslår å kutte støtten til Det frivillige Skyttervesen 
med 6,2 millioner kroner i 2012. Det ble orientert om det arbeid som allerede har blitt 
gjort både sentralt og lokalt, samt at det ble lagt en strategi for videre oppfølging.     

 
 
 

Meldingssaker 

 
1. Status LS 2012 Voss 

2. Status LS 2013 Oppdal 

3. Status LS 2014 Sandnes 

4. Status LS 2015 Lesja 

5. Grasrotprosjektet 

6. Opptakelse av nytt skytterlag: Feda skytterlag i Vest-Agder skyttersamlag 

7. Brev om takk for Fortjenstmedalje 

8. Tønjum skytterlag – orientering om sikkerhetssone 

9. Status målmateriell Landsskytterstevnet  

 
 
 



 
DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 

Møte i Norges Skytterstyre 
 

MØTEREFERAT 10.-11. DESEMBER HOLMEKOLLEN PARK 
HOTELL 

 
MØTE INNKALT AV Jarle Tvinnereim, Generalsekretær 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER Henning Ivarrud, Visepresident 

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Visepresident Henning Ivarrud, Jan Åge Gjerstad, Heidi 
Skaug, Oddbjørn Meland, Jens Sverre Knutsen, Olav 
Johan Lystad og Kristin Lund. Lund var til stede i sakene 
97, 98, 99, 100, 101, 102, 103, 105 og 106. Karl Henrik 
Fossmann fra HV-staben var til stede i sakene fra 86-95 
og sak 104 uten stemmerett. President Olav K. Vaaje 
hadde meldt forfall p.g.a. sykdom. 

FRA ADMINISTRASJONEN 

Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik 
Tor Laugen var til stede i sak 90.  
Geir Finstad var til stede i sak 104 og orienterte i tillegg 
om Grasrotprosjektet. 

 Sakslisten og innkallingen ble godkjent. 
 
 
 

Sak 86/2011 Møteplan for Norges Skytterstyre 2012 
 
Norges Skytterstyre vedtar følgende møteplan for 2012: 
 
1. Mandag 16. januar  Oslo 
2 Søndag-mandag 19.- 20. februar Oslo 
3. Mandag 26. mars Oslo 
4.  Tirsdag-onsdag 1. – 2. mai  Oslo 
5. Onsdag  8. august   Fleischer’s Hotel, Voss 
6.  Lørdag-søndag 15.-16. september Gjesdal  
7. Søndag-mandag 21.-22. oktober Oslo (vara innkalles) 
8.  Fredag-søndag 7.-9. desember Oslo 
 
Møtene i Oslo holdes normalt på Skytterkontoret, med unntak for møte med 
varamedlemmer som holdes på Gardermoen 

 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 87/2011 Representasjon Norges Skytterstyre 2012 
 
Følgende representasjon vedtas for 2012: 
 

1. Kurs for nye tillitsvalgte i samlagene, Oslo/Gardermoen, 3.- 4. februar, 
  Olav K. Vaaje og Olav Johan Lystad 
 

2. NM i skifeltskyting Mo i Rana, 24. – 25. mars,  
Henning Ivarrud 
 

3. Landsskytterstevnet 8. - 17. august, Voss 
Alle 
 

4. Norgescupavslutning 1.- 2. september på Sørlandet. Skytterlagene Drangedal, 
Lunde, Sannidal  

Jens Sverre Knutsen 
 

5. Nordisk mesterskap i bane-, felt,- og felthurtigskyting, Gjesdal, 13.– 16. september 
Presidenten, Vestlandets representant (lagleder), Unni Bjarkøy 
 

6. NM skogsløp, 22. september, Fana  
Heidi Skaug 
 

7. Regionalt seminar Vestlandet/Sørlandet 27.-28. oktober, Bergen 
Vestlandets representant og Jens Sverre Knutsen 
 

8. Regionalt seminar Østlandet  3.- 4. november, Oslo/Gardermoen 
Jan Åge Gjerstad  
 

Styremedlemmer representerer DFS ved møter i landsdeler/landsdelskretser/samlag etter 
kunngjøring på et foregående styremøte. Reiser utover dette må avklares kostnadsmessig 
med presidenten. 

 
 
 

Sak 88/2011 Skytterboka LS 2012 
 
Arrangørene i Voss har søkt om godkjenning av pris på skyteboka og campingavgift til 
Landsskytterstevnet 2012. 
 
Administrasjonens vurdering: 
Ved tildeling av mesterskapet står det at det ikke kan påregnes økning i 
arrangementsavgiften ut over generell prisstigning. Konsumprisindeksen er på ca. 2 % de 
siste 12 måneder. Arrangøren foreslår en økning på 10 kroner for både senior og 
rekrutteringsskytterne. Dette utgjør ca. 2 % for seniorskytterne, mens den utgjør ca. 3 % 
for rekrutteringsklassene. Administrasjonen vil tilrå at det for rekrutteringsskytterne blir 
et tillegg på 5 kroner i arrangementsavgiften, mens det for senior generelt gis et tillegg på 
10 kroner.   
 



Når det gjelder seniorskytterne, søker arrangøren også om 25 kroner i tillegg per deltaker 
for buss til grovfelten. Dette er kostnader vi prinsipielt har sagt skal ligge inn i 
arrangementsavgiften. Det har sin bakgrunn i at vi forhøyet arrangementsavgiften 
vesentlig for 10 år siden, nettopp for at man skulle ”bake” inn særskilte utgifter som de 
ulike arrangørene hadde, herunder eksempelvis bussutgifter til feltskyting. 
 
Administrasjonen mener likevel at år 2012 er et unntak når det gjelder buss til grovfelten. 
De søkte LS 2012 med god tro på at grovfelten skulle foregå på elektronikk ved 
skytebanen, og at de således ikke fikk bussutgifter. Administrasjonen anbefaler at et 
tillegg på arrangementsavgiften på 15 kroner er tilstrekkelig, da samlet økning i 
arrangementsavgiften vil bli på kroner 25. Det presiseres at tillegget på 15 kroner gjelder 
særskilt for 2012. For 2013 tas det igjen utgangspunkt i årets arrangementsavgift med 
fratrekk på kroner 15 når konsumprisindeksen skal tillegges søknaden fra arrangørene i 
Oppdal.  
 
Brødrene Lohne og Theodor Olsen eftf. har gjort en prisøkning på standardbegrene med 
ca 12 %. Det er en kraftig økning i sølvprisene som gjør at prisene går opp mye mer enn 
konsumprisindeksen.  
 
Den totale prisstigning for seniorklassene blir på kroner 80, som utgjør ca. 8 %. For 
rekrutteringsklassene, unntatt junior, blir økningen på kroner 40, som utgjør ca. 6,5 %. For 
junior blir økningen 65 kroner, som utgjør 7,5 %.  
 
Arrangørene har også søkt om pris på campingavgift på 1100 kroner pr. campingvogn og 
700 kroner for telt. Det er de samme priser som i 2011. Utfordringen er strøm, hvor de 
søker om 1250 kroner.  Arrangørene er selv meget bekymret for det høye pristilbudet fra 
Ramirent, men de opplever det samme som de gjorde i Bodø hvor de hadde 800 kroner i 
utlegg for ca. 0,5 kw per enhet. Voss vil tilby ca. 1,5 kw. Styret vedtok ekstraordinært at 
satsen skulle settes til 600 kroner for 2011, men dette bidro likevel til et tap for Bodø.  
Administrasjonen vil foreslå at Voss kan kreve 900 kroner for strøm, slik at samlet betaling 
for campingavgift og strøm ikke overstiger 2000 kroner.    
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre vedtar følgende satser for skyteboka 2012.  
 
    KL. 1-5, Å, AG3/HK416 ,V55-65-73  Jr/ER/Rekr. 
Arrangement   kr. 475  (ikke AG3/HK416)   kr. 325 
Premieinnskudd bane kr. 190      kr. 190 
Premieinnskudd felt  kr. 195      kr. 195 
Premieinnskudd Stang kr.   95      kr.   (95) Jr. 
Premieinnskudd felth. kr.   95      kr.   (95)Jr. 
Premieinnskudd minnesk. kr.   25      kr.   25  
Sum skytebok   kr. 1075     kr. 735  (925) Jr. 
 
Ved påmelding  kr. 475      kr. 325 
Ved innløsning av Sk.bok kr. 600      kr. 410  (600) Jr. 
 
Deltakere i klasse AG3/HK416 betaler ikke arrangementsavgift på LS. 



DFS betaler kompensasjon tilsvarende arrangementsavgiften til arrangør av LS 2012 for 
deltakerne i klasse AG3/HK416 som kun deltar i mil NM. 
 
Premieinnskudd for ikke skutte øvelser refunderes fra arrangøren til skytterlagene som et 
ordinært premieoppgjør etter landsskytterstevnets slutt.  
 
Ved etteranmelding til ca. tre uker før stevnestart betales et tilleggsgebyr på kroner 600 
for seniorklassene og kroner 200 for rekrutteringsklassene. Etteranmeldingsgebyret 
tilfaller DFS. 
 
Kompensasjon for gavepremier fra DFS:     kr. 80 
Kompensasjon til DFS for ikke innløste skytebøker: Senior/veteran kr. 85 
               Rekruttklassene kr. 50 
 
Skytterkontoret produserer og trykker deltakeravis med troféoversikt som kompenseres 
fra arrangør til DFS med kroner 10 per påmeldte deltaker.    
 
DFS har ansvar for arenaproduksjon med tilhørende storskjerm. Arrangøren betaler DFS et 
fast beløp på kroner 300 000, som delkompensasjon for arenaproduksjonen. I tillegg skal 
DFS kompenseres med 30 kroner per påmeldte skytter for denne tjenesten. Arrangøren gis 
rett til å profilere sine sponsorer på storskjerm gratis, og således opphører vedtak i sak 
60/2003 om at disse inntekter skulle deles 50/50 mellom DFS og arrangør. 
 
Campingavgiften på Landsskytterstevnet 2012 settes til kroner 1100 for campingvogn og 
kroner 700 for telt. Pris på strøm for campingvogn eller telt blir satt til kroner 900. 
 
Jens Sverre Knutsen foreslo følgende: 
Arrangementsavgiften settes til kroner 460. 
 
Heidi Skaug foreslo følgende: 
Pris for strøm til campingvogn eller telt settes til kroner 1250. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonen sitt forslag vedtatt. 
Forslagene fra Jens Sverre Knutsen og Heidi Skaug fikk følgende avstemningsresultat:  
Administrasjonens forslag om å sette arrangementsavgiften til 475 kroner fikk 4 stemmer, 
mens Jens Sverre Knutsen sitt forslag om 460 kroner fikk 2 stemmer. Administrasjonens 
forslag vedtatt. 
 
Både administrasjonens forslag om å sette pris for strøm til campingvogn og telt til 900 
kroner, og Heidi Skaug sitt forslag om en pris på 1250 kroner fikk 3 stemmer. 
Administrasjonens forslag vedtatt med møteleder sin dobbeltstemme.  
 
Norges Skytterstyre vedtok enstemmig å tilføye følgende uttalelse: 
”Skytterstyret er bekymret for prisutviklingen på strøm i forbindelse med skyttercampen 
på LS. Den vil påvirke den totale kostnaden ved å delta på LS, som kan virke negativt på 
deltagelsen. Arrangøren anmodes om å innhente flere pristilbud for denne tjenesten.”  

 



Sak 89/2011 Søknad om midler til grovfeltarena LS 2012 
 
LS 2012 søker om 200 000 kr i støtte fra DFS for å dekke ekstra kostnader til opparbeidelse 
av grovfeltarena. Kostnadene var ikke forutsatt, og kommer som en konsekvens av at 
elektronisk skivemateriell for feltskytingene ikke vil være på plass til stevnet slik som 
tidligere signalisert fra Forsvaret/DFS.  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre tildeler LS 2012 på Voss 100 000 kr til å dekke ekstra kostnader til 
opparbeidelse av grovfeltarena.  
 
Jan Åge Gjerstad foreslo følgende: 
Norges Skytterstyre tildeler LS 2012 kroner 75 000 til å dekke deler av kostnaden med å 
legge til rette for en god grovfeltløype. 
 
 
Vedtak 

Jan Åge Gjerstad sitt forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 90/2011 Budsjett for offentlige midler 2012 
 
Jan Åge Gjerstad foreslo at det i stedet for administrasjonens forslag om å gjennomføre 
kurs for NTG-elever, skulle holdes kurs for banekontakter. Jan Åge Gjerstad sitt forslag ble 
enstemmig vedtatt. 
 
Jan Åge Gjerstad foreslo å opprettholde støtten per aktiv skytter til 8 kroner mot 
administrasjonens forslag på 5 kroner. Administrasjonens forslag vedtatt med 4 mot 2 
stemmer. 
 
Norges Skytterstyre vedtok deretter følgende budsjett for offentlige midler 2012: 

  
 

Budsjett 2012 Budsjett 2011 Endring 
UTGIFTER 

   11 Administrasjon 10 912 000 10 822 000 90 000 

    12 Arrangementer 
   12a Landsskytterstevnet 2 185 000 1 865 000 320 000 

12b Nordisk Mesterskap 265 000 360 000 -95 000 
12c Norgescup baneskyting 75 000 75 000 0 
12d NM skifelt og skogsløp 75 000 75 000 0 
Sum post 12 2 600 000 2 375 000 225 000 

    13 Medaljer og premier 635 000 525 000 110 000 

    14 Driftstilskudd til lavere 
organisasjonsledd 2 044 000 2 444 000 -400 000 

    



15 Bidrag baner osv 
   15a Ordinære anleggsmidler 3 975 000 4 615 000 -640 000 

15b Bidrag fra miljøpakka 5 000 000 5 000 000 0 
Sum post 15 8 975 000 9 615 000 -640 000 

    16 Utdanning 1 565 000 1 425 000 140 000 

    17 Rekruttering 1 502 000 1 334 000 168 000 

    18 Felt- og skifeltskyting 
   18a Feltskyting 372 000 372 000 0 

18b Skifeltskyting 235 000 235 000 0 
Sum post 18 607 000 607 000 0 

    19 Ammunisjonsbidrag 2 130 000 2 570 000 -440 000 

    20 Markedsføring 770 000 709 000 61 000 

    Post 21 Webportal, webshop 
   webløsning adm.program 100 000 100 000 0 

    Sum utgifter 31 840 000 32 526 000 -686 000 

    Tilskudd fra FD 31 200 000 31 200 000 
 Andre tilskudd 350 000 875 000 
 Private midler 290 000 310 000 
 Overføringer fra tidligere år 

 
2 679 000 

 Sum  31 840 000 35 064 000 
 Overføringer til neste år 0 2 538 000 
  

I tillegg besluttes å bruke kr 290.000 av private midler slik: 
Hovedpost Budsjett 2012 Budsjett 2011 Endring 
13 Medaljer, diplomer og premier 60 000 60.000 0 
17 Rekruttering 230.000 250 000 -20.000 
Sum 290.000 310.000 -20.000 

 
Bruk av private midler på post 17 tas fra egenkapital med lovpålagte restriksjoner 
(rekrutteringsfremmende tiltak), mens bruk av private midler på post 13 tas fra fri 
egenkapital. 

 
 
 

Sak 91/2011 Klassekrav for veteranklassene 
 
Det vises til styresak 79/2011. 
 

1. Veteranskytternes individuelle muligheter for å velge klasse fra stevne til stevne 
opphører fra 1.1.2012. Enstemmig vedtatt.  

2. Dagens reglement for samlagsskyting for veteranklassene opprettholdes. Enstemmig 
vedtatt. 



3. Administrasjonen framlegger endelig forslag til reglementstekst til Skytterstyrets 
desembermøte. Enstemmig vedtatt. 

 
Det er i etterkant av forrige styremøte mottatt henvendelser om forslag til vedtak 
medfører at skyttere i klasse V65/V73 fra stevne til stevne ikke lenger kan velge å skyte 
grovfelt i klasse V55.  
 
Styrets vedtak i sak 079/2011 og administrasjonens forslag her innebærer at denne 
valgmulighet opphører.  
 
Nedenforstående forslag til vedtak innebærer en forenkling/forkorting av skytterbokas 
tekst vedrørende klassereglement for klasse V65 og V73.  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Skytterboka gis følgende innhold: 
 
Pkt 7.242 Klasse V65 
Klassen omfatter skyttere fra og med det året de fyller 65 år og til og med det året de 
fyller 72 år.  
 
Pkt 7.243 Klasse V73 
Klassen omfatter skyttere fra og med det året de fyller 73 år.  
 
Pkt 7.244 Tilleggsbestemmelser for veteranklassene 
En skytter som har nådd alder for en veteranklasse kan velge fortsatt å stå i den klassen 
han/hun da tilhører (kl 1 – 5). Skyttere som har nådd alder for klasse V65 og V73 kan i 
tillegg velge klasse V55. Skyttere med alder til klasse V73 kan ikke velge klasse V65. 
Skyttere i veteranklassene kan ved årsskiftet velge å gå tilbake til seniorklassen skytteren 
sist var klasseført i før overgang til veteranklassen. I stevner med Stang og felthurtig har 
veteranklassene anledning til å skyte Stang og felthurtig på lik linje med seniorklassene 
med klassevis premiering for hver veteranklasse. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 92/2011 Rangering finale LS 
 
I sak 11/2009 ble det vedtatt et prøvereglement med hensyn til omskyting på 
landsskytterstevnet i baneskyting for klasse 3-5. Vedtaket ble gjort sammen med flere 
andre endringer ved gjennomføring av kongelaget og prinsesselaget. De andre 
prøveordningene er senere evaluert og har fått sitt permanente reglement. 
 
Dette er imidlertid ikke tilfelle for prøvereglementet om at det på Landsskytterstevnet skal 
gjennomføres omskyting på lik poengsum om skytterkonge/skytterdronning-tittelen, samt 
for kåring av skytterprinsesse og skytterprins. Det er derfor nødvendig å få en avklaring på 



om prøveordningen skal videreføres.  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
På Landsskytterstevnet gjelder følgende omskytingsreglement i baneskyting for klasse 3-5: 
Ved lik poengsum etter 35-skudd foretas omskyting for å kåre Skytterkonge/Dronning, 
skytterprinsesse og skytterprins. I omskytingen gjelder innertierregelen. Øvrige 
plasseringer rangeres etter innertierregelen på mesterskapsomgangen etter 35-skudd.  
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 93/2011 Regelendringer 
 
Norges Skytterstyre vedtar følgende tillegg og regelendringer i Skytterboka med virkning fra 
1/1-2012: 

Skytterboka pkt 8.122 Bæring av våpen 
Ved bæring av våpen utenfor standplass skal alltid munningen peke opp. Det tillates å 
montere ekstra reimfest foran på våpenet for feste av bærereim(i reimfesteskinne for 
Sauer 200 STR). 
 
Skytterboka pkt 8.137 Kort og lang Stans 
”Punktet fjernes” 
 
Skytterboka pkt 8.138 Skyting før ”Ild” og etter ”Stans”, justering/tillegg 
For den som skyter mellom ”Klar” og ”Ild”, eller etter ”Stans” trekkes tilsvarende antall av 
beste verdi/treff. Hvis det ikke kan påvises hvem som har skutt for tidlig skal skytingen 
stanses, våpen visiteres, skivene klistres uten anvisning, og serien i sin helhet skytes på 
nytt. 
 
I de tilfeller skyting skjer mot elektronisk skivemateriell som avleser skuddverdi i 
nummerert rekkefølge trekkes det/de respektive skudd som er avgitt for tidlig/sent.  
 
Skudd avfyrt mellom ”Klar om 10 sekunder fra nå” og ”Klar” regnes som et hendelig uhell. 
I slike tilfeller stoppes kommandoen umiddelbart ved at standplassleder roper ”Stans”, 
våpen visiteres ved behov, skivene klistres/nullstilles, før serien starter på nytt. Dette får 
ingen konsekvenser for skytteren som skjøt for tidlig. 
 
Skytterboka pkt 8.152 Feilskyting – omskyting bane og 15m elektronikk, tilleggsavsnitt 
Skyttere som selv erkjenner å ha skutt for mange skudd trekkes det/de respektive antall 
skudd. De overtallige antall skudd skal strykes. Det samme gjelder for skyttere som 
beviselig har skutt for mange skudd. På 15m når 10-skudden skytes som to serier skal 
skyttere som skyter for mange/alle skudd i den første serien, beholde de 5 første 
skuddene, for så å skyte de neste fem skuddene sammen med resten av laget.  
 



Skytterboka pkt 8.153 Feilskyting – omskyting felt, tilleggsavsnitt 
Ved feilskyting mot elektroniske skiver legges til grunn det faktiske antall skudd som er 
registrert i hele skiven (fangskive og figur til sammen). Omskyting gjennomføres når det er 
to eller flere treff for mange i skiven. Eksempel nr 1: 12 skudd i skiven med resultat 11/7, 
skytteren skal maksimalt ha 6/6 og minimum 5/1 som resultat. Eksempel nr 2: 12 skudd i 
skiven med resultat 6/1, skytteren skal maksimalt ha 6/1 og minimum 0 som resultat. 
Eksempel nr 3: 10 skudd i skiven hvor resultatet er 8/4, skytteren skal maksimalt ha 6/4 og 
minimum 4/0 som endelig resultat.  Eksempel nr 4: 7 skudd i skiven med resultat 7/3, 
skytteren beholder de seks beste verdiene og får resultatet 6/3. 

 
 
 

Sak 94/2011 Diverse forslag om særtilpasninger 
 
Ingebrigt Larsen fra Nedre Nordreisa skytterlag fremmer forslag om å tillate pølle under 
fotbladet for å stabilisere sittende skytestilling.  
 
Drøfting:   
Forslag om å tillate pølle under venstre fotblad(høyreskytter) i sittende 
Det er en kjensgjerning at skyttere som skyter sittende ofte sliter med feste for venstre 
fot(høyreskytter) mot underlaget, og at de av den grunn får en ukomfortabel og ustabil 
skytestilling. For å kunne tilpasse høyden i sittende skytestilling blir det generelt lite knekk 
i kneet/høyde på foten, og man klarer av den grunn ikke å få nok strekk i rista til å skape 
støtte mot standplass for hele foten. I stedet blir det bare hælen som er i kontakt med 
bakken, noe som gir dårlig støtte ved at foten lett sklir framover og unna skytteren. Særlig 
gjelder denne utfordringen for skyttere som i ”voksen alder” må legge om fra tradisjonell 
knestående til sittende.  
 
For å kunne forsvare at skyttere gis dispensasjon til å skyte sittende må det være en 
visshet om at denne stillingen ikke er fordelaktig framfor tradisjonell knestående stilling. 
For de fleste er sittende en langt mer ukomfortabelt sammenliknet med knestående, men 
samtidig har stillingen et lavere tyngdepunkt med en til dels bedre kontaktflate mot 
underlaget. For å kunne godkjenne bruk av pølle under foten må dette ikke bedre 
skytestillingen i så stor grad at stillingen blir fordelaktig framfor knestående. Det bør sågar 
være slik at det generelt anses som en liten ulempe å skyte sittende for å beholde fullt 
aksept for denne tillempingen. Sett i lys av dette synes det vanskelig å kunne tillate pølle 
under foten i sittende. Alternativt kan det tillates i klasse 2 og V55 etter samme prinsipp 
som for Adlerauge/bruk av medikamenter. 
 
Konklusjon: 
DFS godkjenner ikke bruk av pølle under fotbladet i sittende. 
 
Vurdering vedrørende om veteranskyttere fritt skal kunne velge skytestilling 
Det framkom synspunkter i en drøfting i fbm. en dispensasjonssøknad fra en 
veteranskytter, som av helsemessige årsaker søkte om å skyte knestående i stedet for 
liggende, betraktning om at veteranskyttere fritt skulle kunne velge skytestilling. Sett i lys 
av at Skytterstyret ønsker om en mer standardisert og forutsigbar ramme for 
veteranklassenes program og reglement, vil en slik endring bryte med denne føring. 
Administrasjonen er også av den oppfatning at det medfører relativt lite merarbeid å 



behandle dispensasjonssøknader knyttet til slike saker, samt at man gjennom 
dispensasjonsplikten beholder bedre kontroll med hva som tillates og ikke. Det vil trolig 
også gjøre jobben til standplassledere og standplasskontrollører noe mer ”uryddig” om 
veteranene uten videre kan endre skytestillinger.  
 
Konklusjon  
Administrasjonen anbefaler ingen endringer i regelverket på dette området.  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 

1) Dagens regelverk for sittende skytestilling opprettholdes. 
2) Dagens regelverk mht. skytestillinger i veteranklassene opprettholdes.  

 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 95/2011 Retningslinjer for Frifond-midler 
 
Norges Skytterstyre vedtok i desember 2009 retningslinjer for tildelingen av Frifondmidler 
i DFS. Disse ble vedtatt for 2010 og 2011.  
 
DFS hadde ettersyn fra LNU (Landsrådet for Norges barne-og ungdomsorganisasjoner) den 
25.oktober i 2011. Det er ikke mottatt noen rapport enda ifra LNU, men det kom frem 
noen krav til endringer i vedtektene under ettersynet. 
 
Drøfting i DFSU 
I de to årene som DFS har fordelt Frifondmidler har  det blitt fordelt nesten 11 millioner 
kroner til skytterlagene i DFS. Det har blitt gitt penger til mange gode tiltak i skytterlagene. De 
fire forskjellige prioriterte kategoriene som det har blitt gitt penger til er: investeringer i utstyr 
til ungdom, miljøtiltak for ungdommen i laget, slitedeler på elektronikk og annet utstyr og 
utgifter knyttet til tilrettelegging for barn og unge med særskilte behov. Penger har kun blitt 
gitt til prosjekter eller investeringer som sikrer aktivitet for barn og unge under 26 år. 
Signalene DFSU har mottatt tyder på at disse prioriteringene fortsatt er høyst aktuelle, og at 
DFS fortsatt har et stort behov for penger til tilsvarende prosjekter. 
 
 
Vedtak 

 
Følgende tiltak i forbindelse med søknad til Frifond prioriteres i 2012 og 2013. 
1. Innkjøp av utstyr.  
2. Miljøtiltak 
3. Slitedeler 
4. Utgifter til barn og unge med særskilte behov 
 
Følgende retningslinjer vedtas for 2012 og 2013: 
 



DFS – Frifond Organisasjon. 
Retningslinjer fra DFS for tildeling til skytterlagene. 
Vedtatt i Norges skytterstyre sak 095/2011 den 10/12 2011.  
 
1. Formål 

Støtteordning for å øke aktiviteten i skytterlagene gjennom økonomisk bidrag. 
Frifondmidlene skal kun brukes til aktivitet eller tiltak som sikrer aktivitet for barn 
og unge under 26 år. Det gis ikke tilskudd til investeringer på bygningsmasse, 
grunnerverv, driftskostnader eller lignende. Utstyr som erverves til skytterlagene 
kan ikke videreselges eller avhendes på andre måter. Inntil 5% av midlene kan 
brukes til administrasjon av Frifond. 
 

2. Målgruppe 
Frifond Organisasjon er en støtteordning til frivillige lag og foreninger som driver 
barne- og ungdomsvirksomhet, herunder DFS. Støtteordningen er forbeholdt barn 
og unge under 26 år. 
 

3. Kunngjøring 
DFS er ansvarlig for å kunngjøre Frifond-midlene overfor sine skytterlag.  Frist for 
dette er senest 15. januar i tilskuddsåret. 
 

4. Kriterier for tilskudd til det enkelte skytterlag etter grunngitt søknad 
• Det enkelte skytterlag skal på digitalt søknadsskjema på tillitsnett sende 

søknaden innenfor søknadsfrist. 
• Fristen for skytterlagene til å søke er normalt 1. juni. 
• Skytterlagets antall medlemmer oppgis ut fra lagets årsmelding fra året før 

søknaden fremmes. 
• Det er en forutsetning at skytterlaget, i henhold til DFS sine grunnregler § 2-10, 

har et valgt ungdomsutvalg. 
• Skytterlaget må ha minst 5 betalende medlemmer under 26 år. 

Minimumskontingent kroner 50. 
• Skytterlaget må ha levert årsmelding for grunnlagsåret for å kunne søke. 

Det vil i god tid før kunngjøring bestemmes i Norges Skytterstyre hvilke 
områder som skal prioriteres under tildeling av midler for hvert år. 

• DFS søker Frifond på grunnlag av årsmeldingene om tildeling medio april, og vil 
få svar derfra i juni.  

• Tildeling kan da gjøres så snart DFS har fått tilsagn fra Frifond.  
• Det kan maksimalt søkes om 35 000kr. 

 
5. Krav til søknaden 

Når et skytterlag søker om tilskudd skal søknaden inneholde følgende opplysninger; 
• Antall betalende medlemmer under 26 år i grunnlagsåret. 
• Det er ungdomsleder i laget som søker. 
• Søknadssum. 
• Konkret omtale av prosjektet eller investeringen. 
• Fullstendig budsjett, der alle utgifter og inntekter, herunder inntekter fra 

andre enn Frifond, er spesifisert.  Det blir ikke gitt støtte på grunnlag av 
budsjettposter som ”diverse” eller ”uforutsette utgifter”. 

 



6. Sentral vurdering av søknader 
Et sentralt utvalg bestående av; 

• Generalsekretær (DFS) 
• Utdanningssjef (DFS) 
• Ungdomskonsulent (DFS) 
• Leder DFSU 

 
Søknader vil bli vurdert ut fra at det er begrensede midler i ordningen.  
 
De prioriteringene Norges Skytterstyre gir for tildeling i søknadsåret vil være 
retningsgivende for tildelingene. 
 
DFS kan kreve ytterligere dokumentasjon fra søker eller stille særskilte vilkår for 
tilsagnet for å sikre at tildelte midler blir brukt i tråd med disse retningslinjene. 
 

7. Utbetaling av innvilget støtte 
Ved tilsagn om tilskudd vil skytterlaget få tilsendt et skriftlig tilsagnsbrev.  
Sammen med dette foreligger det også et akseptskjema. 
 
Det vil bli gitt en tidsfrist for rapportering til DFS. 
 
DFS utbetaler 100 % av tilsagnsbeløpet til skytterlaget under forutsetning av at DFS 
har mottatt de nødvendige dokumentasjoner fra søker. Dette vil skje fortløpende. 
 
Dersom rapportskjema og dokumentasjon ikke er returnert innen fristen, bortfaller 
tilsagnet, og pengene må betales tilbake til Frifond. 
 
Som dokumentasjon menes kopi av alle nødvendige bilag (kvitteringer) innen 
fristen som sto i tilsagnsbrevet.  
 
Bilag skal inneholde navn, adresse og fødsels – eller organisasjonsnummer til den 
som selger eller leverer en vare eller tjeneste, spesifikasjon av hva som ble solgt 
eller levert, dato for salg eller leveranse. 
 
Som bilag godkjennes ikke ordrebekreftelser, pakksedler eller nettbankutskrifter. 
 

8. Klageadgang 
Vedtak om tildeling eller avslag kan påklages til Norges Skytterstyre.  
 
Det gis likevel ikke klageadgang på vedtak om en reduksjon av søknadssummen der 
det ligger til grunn en lik prosentvis fordeling blant alle søkere. 
 
Klagen skal være skriftlig, og sendes Skytterkontoret senest 3 uker etter at melding 
om vedtak er mottatt.  

 
 
 
 
 



Sak 96/2011 Den norske Skyttermedalje 
 
I sak 93/2010 ble det gjort følgende vedtak:  
Skyting om Den norske skyttermedalje opprettholdes. Utgifter til organisasjonsskytingens 
medaljer og stjerner fjernes fra DFS sentrale budsjett og belastes samlagene fra og med 2011. 
For å øke interessen om Den norske skyttermedalje, bes administrasjonen om å foreta en 
gjennomgang av dagens reglement. Sak med eventuelle regelendringer fremmes i et senere 
møte.  
 
I sak 66/2011 ga Norges Skytterstyre signaler om tiltak for å øke interessen om Den norske 
Skyttermedalje. 
 
Administrasjonen har konkludert med at regelverket i Skytterboka ikke bør endres. Det 
programmet vi har i dag bør videreføres både fordi det har lange tradisjoner, men også 
fordi det er et program som passer formålsparagrafen bra med korte skytetider og 
forholdsvis lite stående skyting. 
 
Når det gjelder premiering, bør dagens premiesystem videreføres med diplom, medaljer 
og stjerner. Administrasjonen mener imidlertid det vil være et riktig tiltak å kutte ut 
gravering av navn bak på medaljene, slik det har vært tradisjon for. Dette vil i snitt spare 
samlagene for ca 85 kroner pr medalje. Ved å la være å gravere medaljene vil man også ha 
muligheten til å dele ut medaljene der og da, noe som bør etterstrebes. Dette vil i seg selv 
være god markedsføring for denne skytingen. 
 
Markedsføringen av Den norske skyttermedaljen bør tas på alvor, og administrasjonen 
mener Skytterkontoret skal tilby samlagene noe hjelp til dette. Det forslås derfor at det 
lages en mal til en innbydelse, som samlagene kan ha sin egen tekst på. Skyttersamlagene 
vil da motta en pdf-fil, som de kan videresende på epost til sine skytterlag. De vil også ha 
muligheten til å printe ut innbydelsen og henge den opp på for eksempel stevner i 
samlaget.  
 
I tillegg bør det sendes ut et brev til alle samlag med forslag til tiltak som kan gjøres for å 
øke interessen. Vi kan nevne: 

• Arrangere et eget stevne på 100m for veteraner og ungdom samtidig. 
• Arrangere DNS samtidig med samlagsmesterskapet på en ”nabo-bane”. På den måten 

vil de som reiser langt også ha mulighet til å være med. Dessuten er dobbelt-stevner 
ofte populært. 

• De samlag som har ulike karuseller bør om mulig få denne konkurransen med i sin 
karusell. 

• Sette opp en vandrepremie til beste skytter. 
• Lag noe ekstra ut av skytingen. Flere samlag har hatt suksess med å arrangere en egen 

finale for de beste i hver klasse. 
• Kombinere skytingen om DNS med for eksempel samlagsmesterskapet i Stang-, 

felthurtig eller skogsløp med skyting. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre drøftet tiltak for å øke deltakelsen om Den norske Skyttermedaljen. 
Administrasjonen gis i oppdrag å utarbeide informasjonsmateriell til samlagenes 



markedsføring av arrangementet i 2012. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 97/2011 Endringer i NC-komité 
 
I retningslinjer for Norgescup framkommer det at komiteen for cupen skal bestå av tre 
medlemmer, to fra Skytterkontoret og en representant for de aktive som alle velges av 
Norges Skytterstyre. I følge regelverket er funksjonstiden to år.  
 
Ungdomskonsulent Nils Erik Lundon, som har vært leder i 2011, har bedt om å fratre fra 
2012 fordi han deler av året vil være i pappapermisjon. 
 
Informasjonskonsulent Toni Hovdedalen foreslås av administrasjonen som ny 
representant i NC-komiteen. Han har sagt seg villig og er interessert i denne oppgaven.   
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norgescupkomiteen vil fra 2012 bestå av følgende personer: 
Tor Laugen, Toni Hovdedalen og Knut Bråthen. Etter gjeldende regelverk konstituerer de 
seg selv og velger ny leder for NC-komiteen. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 98/2011 Gjesteopplegg for LS 2012 
 
Saken utsettes 

 
 
 

Sak 99/2011 Dopingkontroller i 2012 
 
Norges Skytterstyre ga føringer for antall dopingkontroller som skal foretas av Antidoping 
Norge 2012. Vedtak ført i B-protokoll. 

 
 
 

Sak 100/2011 Delegeringsdirektiv 
 
Følgende endringer vedtas i delegeringsdirektivet for saksbehandling i administrasjonen: 
 



Pkt 4: Setningen ”Saker i ”Miljøpakkeprosjektet” innenfor rammen av vedtatt ”årsplan” og 
budsjett.” endres til ”Saker i ”Miljøpakkeprosjektet” innenfor rammen av vedtatt 
budsjett.” 
 
Nytt punkt 4.2:  
”Rapport for status i miljøpakkeprosjektene fremlegges for Norges Skytterstyre 2 ganger i 
året, i septembermøte og på første styremøte etter nyttår.” 

 
 
 

Sak 101/2011 Avtale mellom DFS og LS-arrangør 
 
Landsskytterstevnet er et stort arrangement med store krav og forpliktelser til både DFS, 
Forsvaret og teknisk arrangør. Det foreligger en konkret og detaljert avtale mellom DFS og 
Forsvaret om gjennomføring av Landsskytterstevnet, men det er ikke tilsvarende mellom 
DFS og teknisk arrangør (LS-arrangør). Fram til nå har det vært Skyttertinget sitt vedtak 
om tildeling av arrangement og tildelingsnotat som har vært retningsgivende for teknisk 
arrangør.  
 
Skytterstyret sine innspill fra behandling av sak 078/2011 er innarbeidet i forslag til avtale.  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre godkjenner forslag til avtale mellom DFS og LS-arrangør.  
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 102/2011 Muligheter for opprykk fra klasse rekrutt til eldre rekrutt 
 
Det ble på skyttertinget 2011 vedtatt følgende: 
”I klasse Rekrutt er det kun lovlig å benytte kaliber .22 fra 1/1-2012. 
11, 12 og 13 åringer som ønsker å skyte med 6.5mm må delta i klasse Eldre Rekrutt. 
Det er ikke anledning til å gå tilbake til Rekrutt i løpet av en sesong om man har valgt å 
delta i Eldre Rekrutt.” 
Drøfting i DFSU 
Det ble på Skyttertinget 2011 vedtatt at det kun skal være mulig å skyte med kal 22 i 
rekruttklassen fra 1/1-2012. Vedtaket har noen følger for skytterbokas punkt 7.222, 7.223 
og 7.224. 
 
En følge av vedtaket er at klasse Eldre Rekrutt må utvides til også å gjelde 11,12 og 13 
åringer som ønsker å skyte i den klassen. Det vil si at også regel 7.223 B om frivillig 
opprykk må endres. 
 
Når det gjelder muligheten for å gå opp til Eldre Rekrutt trenger dette en presisering, 
mens det å gå tilbake til klasse Rekrutt er det beskrevet rimelig godt. 



I vedtaket står det at det ikke er anledning til å gå tilbake i løpet av en sesong. I DFSU sine 
drøftinger var det hele veien snakk om endt skytterår. Dette bør da presiseres til i løpet av 
kalenderåret. Slik det står i dag kan det tenkes at noen tolker dette som miniatyrsesong, 
feltsesong og banesesong. 
 
Det var også DFSU sin intensjon at en skytter kunne rykke opp i Eldre Rekrutt i løpet av 
året. Dette er heller ikke beskrevet i vedtaket. 
 
DFSU innbyr derfor Norges Skytterstyre til å presisere vedtaket og at det gjøres mulig å 
rykke opp i løpet av et år. 
 
Drøfting 
Administrasjonen støtter DFSU sin argumentasjon. Det kan tenkes at en rekrutt i løpet av 
et skytterår stabiliserer seg på et slikt nivå at det kan være aktuelt å gå over til å skyte 
med 6.5mm. For de som eventuelt skulle ha tilgang på et slik våpen, eller ønsker å skyte 
med 6.5mm kan det virke som en evighet å måtte vente til et helt år for å kunne bruke 
det. Selv om det selvfølgelig kan benyttes på treninger i laget. Akkurat det kan uansett 
også være en stor fordel, med tanke på at det er mulig å tilpasse seg og gjøre seg kjent 
med 6.5mm mens man fortsetter å konkurrere med kal.22 i rekrutt. På den annen side kan 
dette også medføre masse ombygging av våpenet om man ikke har to våpen. 
Administrasjonen innbyr derfor Skytterstyret til å gi mulighet til å rykke opp i løpet av et 
kalenderår. 
 
Når det gjelder punktet om å gå tilbake til rekrutt ber vi Skytterstyret om å presisere at 
det som står omtalt som sesong i vedtaket endres til kalenderår, slik det opprinnelig var 
ment i saken. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Det tillates at en rekrutt kan rykke opp i klasse eldre rekrutt i løpet av kalenderåret. 
 
Det er ikke mulig å gå tilbake til klasse rekrutt igjen før ved årsskiftet.  
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 103/2011 Presisering i regelverk for skogsløp med skyting og skifelt 
 
DFS/Utvalget for skifelt har hatt en gjennomgang av sitt regelverk med tanke på å få et 
regelverk som samsvarer mer med det som blir praktisert i NM og lokale arrangementer. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
1. Klasse eldre junior i skifelt og skogsløp med skyting endres til å omfatte utøvere fra 18 til 

og med 20 år. Skytterbokas kap. V1, pkt. 2.10, 3.10, 4.10, 5.10 endres i hht. dette. 
2. Dersom arrangører av NM skifelt finner det gjennomførbart, kan alle klasser oppbevare 



gevær på standplass under konkurranser. Skytterbokas kap. V1 pkt. 8.70 endres i hht. 
dette: 

3. Tillegg til Skytterboka kap. V1: 
§ 8.35 Skogsløp med skyting - normalprogram 
Arrangeres normalt som en todelt øvelse. Først skytes en 30-skudds feltrunde. Deretter 
løpes det etter jaktstartmetoden. For tillempinger ved lokale konkurranser vises til pkt. 
8.70 i dette vedlegg. 
Tabell 4.10 og 4.20 endres i hht. dette. 

4. Skytterbokas kap. V1, pkt. 10.30 endres til: 
§ 10.30 Skytereim 
Reimens bredde kan være maks. 40 mm. Reimløsninger som i skiskyting med bruk av 
armstropp og hurtigkrok er tillatt på alle gevær. Reimen må være festet foran og bak på 
geværet (normalt med strikk bak). Bruk av jegerstropp er tillatt dersom annen reim er 
festet foran og bak på geværet under skyting. 

 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 104/2011 Prising av ny IT-løsning for skytterlag 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
For nytt medlemssystem og påmeldingssystem vedtas følgende priser: 
Medlemssystem:  kr.    600 pr. år 
Påmeldingsløsning: kr.    700 pr. år 
Hjemmesider: kr. 1.450 pr. år 
 
Alle skytterlag og samlag faktureres for medlemssystem, mens påmelding og hjemmesider 
faktureres etter hvem som bruker dette. 
”Min side” tilbys gratis til alle første året. Deretter vil en vurdere om tjenesten skal betales 
for.  
 
Jan Åge Gjerstad foreslo følgende: 
Medlemssystem:  kr.    1 000 pr. år 
Påmeldingsløsning: kr.      500  pr. år 
Hjemmesider: kr.    1 250 pr. år 
 
 
Vedtak 

Jan Åge Gjerstad sitt forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 



Sak 105/2011 Søknad om godkjenning av beddeblokk 
 
KAMV AS v/ daglig leder Trond Bråten søker om godkjenning av beddeblokk for Sauer 200 
STR. Søknaden er begrunnet med at beddeblokken vil forenkle dagens beddemetode, samt 
gjøre det enklere å tilpasse moment på skjefteskruer. Videre vil beddeblokken holde seg 
stabil gjennom hele skjeftets levetid, noe som vil være en forbedring sammenliknet med 
dagens bedding, som normalt må fornyes etter noen år.   
 
For montering må det freses ut et leie for beddeblokka i skjeftet. Deretter støpes/limes 
blokka fast til skjeftet. Selve beddeblokka er i frest ut av et helt stykke aluminium. Den er 
designbeskyttet av Trond Bråten. Det antydes en pris på ca 1200 kr for blokka, og ca 800 
kr for montering.  
 
Konklusjon 
I utgangspunktet fungerer dagens Sauer geværer meget godt. De er stabile og har svært 
høy presisjon. Våre toppskyttere vedlikeholder og tester sine våpen med omhu og 
nøyaktighet, men det er samtidig en svært stor gruppe som bare henter fram våpenet i 
god tro om at det er bra nok. For denne gruppen vil en utbedring som er varig og som 
sikrer bedre presisjon være et godt tiltak. Derfor vil beddeblokk om den fungerer slik som 
søkeren hevder være et relevant alternativ for bredden i organisasjonen.   
 
Det er dog nødvendig med mer praktisk utprøving før eventuell godkjenning. KAMV/AS 
bør i den sammenheng gis mulighet til å framskaffe ytterligere dokumentasjon på effekt 
og konsekvenser før endelig behandling kan gjennomføres. En løsning er å gi dispensasjon 
til å montere beddeblokk i inntil 15 våpen i et utvalg gjort av KAMV/AS, hvorav minimum 5 
våpeneiere skal være godkjent av Skytterkontoret. Navneliste må her oversendes 
Skytterkontoret for utstedelse av personlig dispensasjon til våpeneiere i testgruppen. De 
som tester beddeblokken må forplikte seg til å svare på eget spørreskjema utarbeidet av 
DFS. Utfylte svarskjema framsendes så Skytterkontoret gjennom KAMV/AS innen 1. 
oktober 2012. Dette vil så danne grunnlag for endelig behandling av Norges Skytterstyre 
innen utgangen av 2012.  
 
KAMV/AS plikter å opplyse om at garanti på skjefter opphører ved montering av 
beddeblokk. Våpeneiere som eventuelt får montert beddeblokk innvilges dispensasjon til 
fortsatt bruk av våpenet etter testperioden om beddeblokk ikke godkjennes. Det må være 
en absolutt forutsetning at DFS ikke er økonomisk ansvarlig for eventuelle utbedringer av 
testvåpen under eller i etterkant av testen.  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
KAMV/AS gis anledning til å montere beddeblokk i inntil 15 testvåpen for videre utprøving. 
Skytterkontoret utsteder dispensasjon for bruk av beddeblokk til våpeneiere av utvalgte 
testvåpen. Skytterkontoret gis myndighet til å utarbeide ytterlige retningslinjer for testens 
gjennomføring.  
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 



Sak 106/2011 Handlingsplan for feltskyting 
 
Skyttertinget behandlet Aktivitetsplan for DFS i perioden 2011-2012 i sak 17/2010, og 
vedtok da følgende punkt spesielt for feltskyting: 
 
i. Feltskyting 
DFSU skal i perioden evaluere og følge opp sine prøvestevner i feltskyting. Deretter skal det 
konkluderes med en Handlingsplan for feltskyting. 
Ansvarlig: DFSU, Skytterstyret, Skytterkontoret 
 
DFSU har gjennomført og evaluert sine prøvestevner i feltskyting løpet av 2010. Til 
informasjon er saksutredningen gjengitt her, med utvalgets konklusjon i DFSU sak 
15/2010: 
 
DFSU sitt vedtak i sak 15/2010 
DFSU ønsker å sluttføre prosjektet på følgende måte:  
 
1. Det fremmes sak til Norges skytterstyre om å forandre skytetiden på feltskyting  
2. Det lages en veiledning med ideer for et variert feltstevne  
3. Det skrives innlegg i skyttertidene om dette  
4. Det anbefales til alle feltarrangører å lage et innskytingshold 
 
Organisering av planarbeidet 
Administrasjonen mener det bør settes ned en arbeidsgruppe som gjennomfører 
planarbeidet, og at arbeidet bør kunne gjennomføres innen 15. mars 2012. 
Handlingsplanen skal deretter behandles av Skytterstyret før den legges fram for 
Skyttertinget. Saken settes opp som drøfting på styremøte i mars, og til formell 
behandling på maimøtet. Framdriften forutsetter at arbeidsgruppen arbeider effektivt og 
det vil ikke bli tid til høringer. 
 
Arbeidsgruppen sitt mandat bør være bredt. Planen må kunne vise til mulige strategier og 
tiltak for å kunne øke både stevnetilbud og deltakelse på feltskytingen. Det er også 
naturlig at arbeidsgruppen ser på hvordan en eventuell innføring av kaliber 5,56 kan 
påvirke feltskytingens framtid i DFS.  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Det settes ned en arbeidsgruppe som utarbeider utkast til ”Handlingsplan for feltskyting” 
innen 15. mars 2012. Arbeidsgruppen gis følgende mandat for sitt arbeid: 
 

1) Hvordan øke interessen for feltskyting, derav mulige strategier og tiltak for å øke 
stevnetilbud og deltakelse.  

2) Se på hvordan eventuell innføring av kaliber 5,56 kan påvirke feltskytingen i DFS. 
 
Arbeidsgruppens sammensetning:  

• Ann Kristin Aarskog Vikhagen (leder), Bjarne Muri og Anders Metveit 

 
 



Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Meldingssaker 
 

1. Sammenslåing av skytterlag Omvikdalen - Rosendal 
2. LS 2012 Voss, månedsrapport (legges fram på møtet) 
3. Midlertidig engasjement på timebasis, Kurt Arne Berglund   
4. LS-utvalgets rapport (tas med til møtet) 
5. Søknad om takkediplomer – Bodø Østre skytterlag 
6. Takkebrev fra Thisted kommune 
7. Rapport fra Regionalt seminar Nord-Norge og Midt-Norge 
8. Høring av rapport – Forsvarssjefens fagmilitære råd 
9. Status miljøpakkemidler 2011 
10. Forslag ny våpenlov 
11. Endring av medaljer/merker og premier gitt av Nammo 

 
 



 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

MØTEREFERAT 16. JANUAR 2012 SKYTTERKONTORET 
 

MØTE INNKALT AV Jarle Tvinnereim, Generalsekretær 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER Olav K. Vaaje, President  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Olav K. Vaaje (møteleder), Henning Ivarrud, Jan Åge 
Gjerstad, Heidi Skaug, Oddbjørn Meland, Jens Sverre 
Knutsen, Olav Johan Lystad og Ketil Olsen.  Olsen møtte 
for Kristin Lund som hadde meldt forfall. 

FRA ADMINISTRASJONEN Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik 

 

DFS sin advokat, Sven Knagenhjelm, var til stede og 
orienterte i forbindelse med meldingssak nummer 5. 
 
Sakslisten og innkallingen ble godkjent. 

 
 
 

Sak 01/2012 Godkjenning av protokoll for styremøtet – desember 2011 
 
Styreprotokollen for styremøte i desember 2011 enstemmig godkjent. 
 

 
 
 

Sak 02/2012 Gjesteopplegg for Landsskytterstevnet 2012 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Gjesteliste for LS med betingelser i forbindelse med innkvartering ble utarbeidet. Vedtaket 
føres i B-protokoll. Program for gjester ved LS 2012 utarbeides av administrasjonen. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 



Sak 03/2012 Foreløpig stans i tildeling av ordinære banebidrag 
 
DFS har betydelige forpliktelser for utbetaling av tildelte ordinære banebidrag på baner 
som har fått tilsagn om midler og er ferdigstilte. Som følge av den vanskelige økonomiske 
situasjonen til DFS ble budsjett for ordinære banebidrag 2012 betydelig redusert, noe som 
gjør at det går flere år før vi kommer à jour med utbetaling av tildelte ordinære 
banebidrag.  
 
For å sikre at organisasjonen skal klare å oppfylle sine allerede inngåtte forpliktelser synes 
det nødvendig med en midlertidig stans i tildeling av ordinære banebidrag.  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Tildeling av nye ordinære banebidrag settes midlertidig på vent inntil det blir tilgjenglige 
midler. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 04/2012 
Søknad fra LS 2012 om støtte til finalearena for Stang- og 
felthurtigskyting 

 
Landsskytterstevnet 2011 har søkt om støtte til oppbyggingen av finalearena for Stang- og 
felthurtigskyting. De søker økonomisk støtte på 60 000 kroner.  
 
Drøfting 
Det har de senere år vært praksis for å gi et økonomisk bidrag til oppbygging av 
finalearena for Stang- og felthurtigskyting til Landsskytterstevnet. Første gang dette ble 
gjort var i 1999 i Evje, da skytterstyret bevilget 10 000 kroner til oppbygging av tribune. 
Deretter har tilskuddene vært større, gjerne også i kombinasjon med oppbygging av 
feltarena.   
 
Administrasjonen mener at tilskuddet det søkes om fra arrangørene i Bodø Østre 
skytterlag bør innvilges i forhold til tidligere praksis, til tross for at søknaden i dette tilfelle 
kommer etter at finalearenaen er oppbygd og stevnet allerede er avholdt.  
I tillegg til den sportslige tilretteleggingen, er det viktig for DFS at finalearenaen for Stang- 
og felthurtigskyting blir god for publikum og NRK sine behov. Arrangørene blir i den 
forbindelse pålagt arbeid og utbedringer som det synes riktig at de får noe kompensasjon 
for. Disse utbedringene var allerede gjennomført før NRK tok beslutningen om ikke å 
sende fra LS 2011. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Landsskytterstevnet 2011 tildeles etter søknad kroner 60 000, til inndekning av påførte 
utgifter i forbindelse med oppbyggingen av finalearena for Stang- og felthurtigskyting. 
 



 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 05/2012 Godkjenning av ny fordeling – budsjett 2012 
 
Forsvarsdepartementet foretar en inndeling av vår tilskuddsøknad i drift og aktivitet samt 
bundne midler (miljøpakkemidlene).  Det er videre kommet frem i møter med FD at det 
kan være en fordel for organisasjonen at lønnskostnadene fordeles på samme måte. 
 
I samarbeid med avdelingslederne er følgende fordelingsnøkkel av de faste 
lønnskostnadene lagt til grunn i budsjettet: 
 

Post 11 – Administrasjonsavdelingen 35,0 % 
Post 15 – Anleggsavdelingen 16,7 % 
Post 16 – Utdanningsavdelingen 23,3 % 
Post 17 – Rekruttering 8,3 % 
Post 20 – Informasjonsavdelingen 16,7 % 
Sum 100,0 % 

 
Det er under denne utarbeidelsen tatt hensyn til enkeltpersoner som bruker sine ressurser 
i flere avdelinger samt en fordeling av generell kontorstøtte. 
 
Drøfting 
I det fremlagte budsjettforslag er følgende faste lønnskostnader fordelt etter ovennevnte 
prosentfordeling: 
 

Faste lønnskostnader ansatte 4.877.000 
Feriepenger 624.000 
Arbeidsgiveravgift 753.000 
Andre fordelbare lønnskostnader 165.000 
Sum 6.419.000 

 
Fordelingen resulterer i reduksjon i post 11 og økning i de øvrige postene slik: 

Post 11 – administrasjonsavdelingen - 4.173.000 
Post 15 – anleggsavdelingen 1.072.000 
Post 16 – utdanningsavdelingen 1.496.000 
Post 17 – rekruttering 533.000 
Post 20 – informasjonsavdelingen 1.072.000 

 

 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre vedtar følgende reviderte budsjett på hovedpostnivå, inndelt i drift og 
aktivitet, for offentlige midler 2012: 
 

 



 
BUDSJETT 2012 

UTGIFTER Drift Aktivitet Bundne Sum 
11 Administrasjon 6 739 000   

 
6 739 000 

 
    

 
  

12 Arrangementer     
 

  
12a Landsskytterstevnet   2 185 000 

 
2 185 000 

12b Nordisk Mesterskap   265 000 
 

265 000 
12c Norgescupen i skyting   75 000 

 
75 000 

12d NM skifelt og skogsløp   75 000 
 

75 000 
Sum post 12   2 600 000 

 
2 600 000 

 
    

 
  

13 Medaljer, diplomer, premier 635 000   
 

635 000 

 
    

 
  

14 Driftstilskudd lavere org.ledd 2 044 000   
 

2 044 000 

 
    

 
  

15 Anleggsavdelingen     
 

  
15a Ordinære anleggsmidler 5 047 000   

 
5 047 000 

15b Tilskudd fra miljøpakken     5 000 000 5 000 000 
Sum post 15 5 047 000   5 000 000 10 047 000 

 
    

 
  

16 Utdanningsavdelingen   3 061 000 
 

3 061 000 

 
    

 
  

17 Rekruttering   2 035 000 
 

2 035 000 

 
    

 
  

18 Felt- og skifeltskyting     
 

  
18a Feltskyting   372 000 

 
372 000 

18b Skifeltskyting   235 000 
 

235 000 
Sum post 18   607 000 

 
607 000 

 
    

 
  

19 Ammunisjonsbidrag   2 130 000 
 

2 130 000 

 
    

 
  

20 Informasjon og markedsføring 1 842 000   
 

1 842 000 
21 Andre prosjekter 100 000   

 
  

     Sum utgifter 16 407 000 10 433 000 5 000 000 31 840 000 

 
    

 
  

Tilskudd fra FD 16 347 000 9 853 000 5 000 000 31 200 000 
Andre tilskudd   350 000 

 
350 000 

Private midler 60 000 230 000 
 

290 000 
Sum 16 407 000 10 433 000 5 000 000 31 840 000 

 

 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 



Sak 06/2012 Strategi for videre arbeid med finansieringen av DFS 
 
Norges Skytterstyre drøftet strategier og diskuterte det videre arbeid for å sikre 
finansieringen av DFS i framtid. Det ble lagt en plan for videre oppfølging og kontakt mot 
både Stortinget og Forsvarsdepartementet.     
 

 
 
 

Meldingssaker 
 
1. Skyteprogram til Dugleiksmerket for klasse AG3 og HK 416 

2. Takkebrev fra Finn Isaksen 

3. Søknad om aktivitetsstøtte 

4. Høringsuttalelse til Forsvarssjefens fagmilitære råd 

5. Orientering om status vedrørende organisering av Vadsø skytterlag 

6. Orientering om status for framdrift LS 2012 med månedsrapport 

7. Raufossmerket for rekrutteringsklassene endres til Normamerket, mens 
ungdomsmedaljen på 15 meter endres fra bronse til sølv     

 
 



 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

MØTEREFERAT 26.-27. FEBRUAR 2012 QUALITY HOTEL 
GARDERMOEN 

 

MØTE INNKALT AV Jarle Tvinnereim, Generalsekretær 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER Olav K. Vaaje, President  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Olav K. Vaaje, Henning Ivarrud, Jan Åge Gjerstad, Heidi 
Skaug, Oddbjørn Meland, Jens Sverre Knutsen, Olav 
Johan Lystad og Ketil Olsen (sak 18). Olsen møtte for 
Kristin Lund som hadde meldt forfall. 

FRA ADMINISTRASJONEN Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik 

 Sakslisten og innkallingen ble godkjent. 

 
 

Sak 07/2012 Godkjenning av protokoll for styremøte – januar 2012 
 
Styreprotokollen for styremøte i januar 2012 enstemmig godkjent. 

 
 
 

Sak 08/2012 Tingforslag: Forslag om endring av premieringsregler 
 
Nordmør skyttersamlag og Fosen skyttersamlag har kommet med to uavhengige forslag 
angående pengepremieringssystemet i bane- og innendørsskyting i DFS. 
 
Fosen ønsker tre premiegrupper når det er pengepremier: 15-skudd, 10-skudd og 25-
skudd. I de tilfeller der det er fortløpende omgang, foreslår Fosen at det skal premieres på 
35-skudd i stedet for 25-skudd. 
 
Nordmør skyttersamlag foreslår at 25-skudds premiering skal sidestilles med 15- og 10-
skuddspremiering også når det er pengepremier. Valgt premiering bør angis i innbydelsen. 
 
Begge samlagene har ombudsmøtevedtak på at sakene skal sendes til Norges Skytterstyre 
for videre behandling. Nordmør hadde opprinnelig fremmet sin sak som tingsak for 2011, 
men Norges Skytterstyre vedtok at saken skulle utsettes til Skyttertinget 2012. 
 
Dagens regelverk ble behandlet og enstemmig vedtatt av Skyttertinget i 2009. 
 



Drøfting:  
Intensjonen med dagens premiesystem er at ved å premiere 15- og 10-skudd hver for seg, 
vil flere kunne oppnå premie, noe som anses å være motiverende for skyttere flest. Dette 
samsvarer med den breddefilosofien vi har i DFS. Samtidig vil det fortsatt være de beste 
på hele programmet som normalt vil ende opp med mest premier.  
 
Begge de to innsendte forslagene har imidlertid bakgrunn i noen uheldige konsekvenser 
ved 15- og 10-skudds premiering, der skyttere har fått topplasseringer i mesterskapet, 
uten at de har fått pengepremier. Dette kan skje med dagens regelverk, spesielt i klasser 
med god skyting og lav deltakelse. Inntrykket er imidlertid at dette hender veldig sjelden, 
og må regnes som unntak. Ved at det skilles på 15-skudds – og 10-skudd premiering sørger 
man også for at det er motivasjon for å fullføre 25-skudden, selv om man skulle ha 
mislyktes på 15-skudden. 
 
I dagens regelverk er det tillatt med premiering på 25-skudd, såfremt det benyttes 
gjenstandspremier for minst 1/3 av deltakerne. Det er ikke åpnet for pengepremiering på 
25-skudd. Dette ble diskutert på Skyttertinget i 2009, og det var nettopp breddetanken og 
det faktum at det statistisk er flere som får premier når premieringen deles i to grupper 
som var utslagsgivende.  
 
I Fosen sitt forslag legges det opp til at man skal dele premieringen opp i 3 grupper, hvor 
25-/35-skudd premieres i tillegg til 15- og 10-skudd. Ved å legge til en premiegruppe, vil 
man fange opp uheldige situasjoner som blant andre Nordmør og Fosen har erfart, men 
med denne modellen vil i så fall hvert skudd premieres to ganger, mot en gang i dag. 
Mange vil nok synes dette er prinsipielt feil. I praksis vil dette medføre at toppene får mer, 
mens den store bredden får mindre. Administrasjonen mener det er viktig å holde på at 
mesterskapsomgangen er en finaleskyting som ikke premieres ordinært, men er for å kåre 
mestre og til fordeling av medaljer.    
 
Konklusjon: 
Administrasjonen er av den oppfatning at dagens premiesystem fungerer tilfredsstillende, 
og at skytterne stort sett er fornøyde med regelverket. I et hvert premiesystem vil det 
kunne forekomme uheldige forhold og konsekvenser. Nettopp av den grunn er det viktig å 
holde fokus på organisasjonens grunnleggende prinsipper om at vi er og skal være en 
breddeorganisasjon. Med dette i tankene ønsker administrasjonen å beholde dagens 
regelverk. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2012: 
 
Dagens regelverk for premiering beholdes.  
 
 
Norges Skytterstyres innstilling:  
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2012 til å fatte følgende vedtak: 
 
Dagens regelverk for premiering beholdes. Enstemmig vedtatt. 

 
 



Sak 09/2012 Forslag om endring av dopingbestemmelsene for klasse V55 og klasse 2 
 
Solør skyttersamlag har sendt forslag til Skyttertinget 2012 om at klasse 2 og klasse V55 
ikke skal fritas fra Dopingreglementet i regelverkets punkt 15.200 § 2.  I regelverket er 
klasse aspirant, rekrutt, eldre rekrutt, 1,2, V55, V65 og V73 unntatt fra kravet om forbud 
mot bruk av betablokker i alle konkurranser.  
 
Solør skyttersamlag har ikke begrunnet sitt forslag.  
 
Vedtak 

Saken avvises. Regelverkets punkt 15.200 § 2 var til behandling på Skyttertinget 2011, og 
saken kan således i samsvar med regelverkets punkt 1.200 § 2-5 tredje ledd, ikke tas opp 
til behandling før tidligst på Skyttertinget i 2013. Enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Sak 10/2012 Forslag om endring av klassesetting for veteraner 
 
Numedal skyttersamlag fremmer forslag om at skyttere i klasse V55 fritt kan velge mellom 
klasse 3-5 og V55 fra stevne til stevne. Forslaget er enstemmig vedtatt ved ombudsmøtet.  
 
Forslagsstilleren begrunner forslaget med at det for skyttere i denne aldersgruppen kan 
være vanskelig å velge klasse for et helt år av gangen. Videre beskrives det som fordelaktig 
at skyttere kan velge et mer utfordrende program som en avveksling om de selv ønsker 
dette. 
 
Forslaget er fremmet som sak for Skyttertinget 2012. Norges Skytterstyre behandlet i sak 
79/2011 en tilnærmet identisk sak. Administrasjonen anbefaler derfor at saken behandles 
på styrenivå i DFS.  
 
Drøfting 
Klasse V65 og klasse V73 hadde gjennom flere år anledning til å velge klasse V55 fra 
stevne til stevne. Denne mulighet besluttet Norges Skytterstyre å fjerne høsten 2011. For 
utredning og argumentasjoner vises til sak 79/2011.  
 
Vedtak i referansesaken er å regne som en føring for håndtering av tilsvarende saker. Det 
vil derfor være å bryte med intensjonene i dette vedtak å tillate V55 skyttere å kunne 
velge alternative klasser fra stevne til stevne. Klassesetting i DFS skjer for ett kalenderår av 
gangen. Det er oversiktlig og enkelt å håndtere for skyttere, arrangører og tillitsvalgte.  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Dagens klassesettingsregler for klasse V55 beholdes.   
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 



Sak 11/2012 Tingsak: Forslag om å opprette egen klasse V55 Norma 
 
Styret i Numedal skyttersamlag foreslår å opprette klasse V55 Norma (V55N). Klassen skal 
være for skyttere 55 år og eldre, som ønsker å skyte fullt klasseprogram som for klasse 3 -
5. Forslaget er enstemmig støttet av samlagets ombudsmøte.  
 
Drøfting 
Klassesystemet for seniorer i DFS er tuftet på et prinsipp om at skyttere med relativt like 
ferdigheter skal konkurrere mot hverandre. Slik sett skal altså ordningen fungere som en 
reguleringsmekanisme der skytterne blir delt inn etter nivå uavhengig av alder og kjønn. 
Dette er en ideelt god løsning, men det vil uansett være slik at innad i klassene vil noen 
skyttere tilhøre det øvre sjiktet poengmessig, mens andre vil være i det nedre. Dette kan 
selvsagt gjøres enda mer rettferdig gjennom å opprette flere klasser med mindre 
ferdighetsspenn klassene imellom, men dette synes lite aktuelt ettersom det er en 
generell oppfatning om at det allerede er mer enn nok med klasser i DFS.  
 
Det er mange grunner til at skyttere innenfor samme aldersgruppe utvikler seg svært 
forskjellig ferdighetsmessig. Dette har på ingen måte bare med trening og miljø å gjøre, 
men er like avhengig av forskjeller i den enkeltes fysiske og mentale egenskaper. Det skal i 
denne sammenheng ikke legges skjul på at det med stigende alder kommer flere fysiske 
begrensninger som vanskeliggjør det å holde et høy nivå. Slik sett opplever nok skyttere i 
denne aldersgruppen i klasse 5 det nærmest som en umulig oppgave å klare å matche de 
beste.  
  
Skyttere som i dag har alder til veteranklasser har muligheter til frivillig å velge en 
seniorklasse (iht. siste klassesettingsresultater). Forslaget medfører dog at aldersgruppen 
forslaget omhandler får to valgmuligheter i tillegg til dagens seniorklasser. Spørsmålet blir 
da om det er nok skyttere i dette aldersspennet til å få to fullverdige klasser, V55 og 
V55N? I tillegg må det gjøres vurderinger rundt hvordan disse to klassene vil påvirke den 
øvrige klassestrukturen. Det er her grunn til å tro at skyttere som tilhører klasse 3 og 4 
fortsatt vil velge disse klassene, mens en del skyttere i klasse 5 nok vil se på V55N som et 
godt alternativ. Hovedbegrunnelsen for at skyttere i klasse 3 og 4 fortsatt vil stå i sine 
klasser er at det vil være lettere å oppnå premie når man konkurrerer blant skyttere med 
tilnærmet samme nivå. Egne mesterskap for klasse V55N vil kunne bidra til at noen flere 
velger denne klassen, men fortsatt vil det trolig være et relativt begrenset antall skyttere 
som vil benytte seg av dette alternativet. Det er i dette bildet heller ikke særlig sannsynlig 
at mange av dagens V55 skyttere vil bytte klasse til V55N.  
 
Om man velger å innføre klasse V55N forutsettes at skyttere i denne klassen uansett må 
konkurrere om Normapokalen og tilsvarende trofé med skyttere i sin aldersgruppe som 
konkurrerer i klasse 3 – 5.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2012: 
 
Dagens klassestruktur beholdes.  
 
 
 



Norges Skytterstyres innstilling:  
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2012 til å fatte følgende vedtak: 
Dagens klassestruktur beholdes. Enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Sak 12/2012 Tingsak: Forslag om egne mesterskap i klasse 2 
 
Ringebu og Fåvang skytterlag foreslår at det innføres egne mesterskap i klasse 2. Forslaget 
støttes av et enstemmig ombudsmøte i Gudbrandsdal skyttersamlag.  
 
Forslagsstilleren argumenterer med at et eget mesterskap for klasse 2 vil gi skyttere i 
denne klassen et løft for videre satsing, samt at klassen blir mer inkludert i sporten. 
Gjennom et eget mesterskap gjøres skytesporten mer interessant, konkurransenivået 
økes, og med det øker rekrutteringen. Videre vil dette gi skytterne nyttig øvelse og trening 
i finaleskytinger som en tilvenning for et klasseopprykk.  
 
Forslag om egne mesterskap for klasse 1 og 2 er behandlet av Skyttertinget flere ganger de 
siste år. Det vises til tingsak 12/2008 og tingsak 12/2010, der forslagene falt med hhv. 42 
mot 15 stemmer i 2008 og med 35 mot 21 stemmer i 2010.  
   
Drøfting 
Det grunnleggende i dette saksbildet er å finne en klassestruktur som fungerer mest mulig 
ideelt som verktøy for rekruttering av skyttere, og deretter som system for å beholde 
disse. Klassesystemet skal slik sett fungere som en form for mekanisme for introduksjon, 
utvikling og ivaretakelse av den enkelte skytter. I dette bildet var de opprinnelige 
intensjoner med klasse 1 og 2 å tilrettelegge bedre for voksenrekruttering. For å oppnå 
dette ble det vektlagt at programmene skulle gi en rolig progresjon der man ikke gikk for 
fort fram, slik at skytterne fikk tid til å utvikle god grunnleggende skyteteknikk før videre 
opprykk. Videre ble det sett på som gunstig at nybegynnerklassene hadde en viss 
uformalitet over seg for å tilkjennegi at dette er et lavterskeltilbud. 
 
Det har vært en tendens i organisasjonen de siste år til at man fjerner seg noe fra de 
opprinnelige intensjoner for klassen. Dette gjennom at mange arrangører av åpne stevner 
har mesterskap og deler ut medalje i klasse 2. Slik sett har nok dette bidratt til å øke 
ønsket og presset om egne mesterskap ved samlags- landsdelskrets- og 
landsskytterstevnet. Samtidig må vi hele tiden ha klart for oss hva som er formålet med 
klassen, og hvordan vi ønsker at den skal fungere som en best mulig 
rekrutteringsplattform i DFS.   
 
Administrasjonen skulle gjerne sett at arrangører av åpne stevner unnlot å arrangere 
mesterskap for klasse 2, da dette bryter med de opprinnelige intensjoner med klassen. 
Bortsett fra dette forhold synes klasse 1 og 2 å fungerer godt etter de intensjoner som 
ligger til grunn for klassene.  Administrasjonen har sågar en oppfatning om at klassekravet 
for klasse 2 gjerne kunne vært økt for å gi et bedre tilbud til den delen av DFS sine skyttere 
som ikke ønsker å skyte stående. Med bakgrunn i antall skyttere som velger klasse V55 er 
det god grunn til å tro at det finnes en del skyttere i klasse 3 og 4 som kunne tenkt seg 
dette, og ikke minst er det en del skyttere som stadig rykker opp og ned mellom klasse 2 
og 3. Dette er med andre ord skyttere som ikke klarer å tilegne seg et tilstrekkelig 



ferdighetsnivå for klasse 3, noe som indikerer at klassekravet for klasse 2 gjerne kunne 
vært høyere. Argumentet om å trene omgang før opprykk støttes, men har ikke vesentlig 
betydning. Når det gjelder utfordringer ved opprykk anses det å beherske stående skyting 
som en vel så høy terskel for denne gruppen skyttere.  
 
Ved innføring av et eget mesterskap vil helt klart prestisje og fokus på klassen øke slik 
forslagsstilleren argumenterer. Hvis dette bare inneholdt positive effekter ville valget vært 
greit, men det vil også være mekanismer som gir uønskede konsekvenser. En slik 
konsekvens vil med sikkerhet være at noen skyttere vil satse bevisst på denne klassens 
mesterskap. Det vil gi et toppsjikt av skyttere som vil hevde seg, mens de som klassen 
opprinnelig er ment for vil bli mer anonyme. Eget mesterskap vil også kunne friste skyttere 
til bevisst å holde seg nede i klassene for å kunne hevde seg i klasse 2 mesterskapet.  
 
Det overordnede spørsmålet er om egne mesterskap for klassen vil gi flere klasse 2 
skyttere, om DFS vil beholde skytterne lenger, eller om det blir flere som blir med etter 
opprykk til klasse 3? Det er her ingen fasit eller statistikk å støtte seg til, men 
administrasjonen tror ikke et eget mesterskap vil bidra verken til klasse 2 sitt fremme, 
eller til økt rekruttering i DFS generelt.  
 
I en tid der det settes fokus på DFS sin premiekultur og kostnader knyttet til denne vil et 
nytt mesterskap bidra til flere kostnader. Omfanget av dette vil være offisielle mesterskap 
ved SM, LDKS g LS i både bane og felt, og i tilpasset grad innendørs. Nå skal ikke argument 
om økte kostnader være avgjørende så lenge gevinsten står i forhold til utgiftene, men det 
gjør de trolig ikke.  
 
Konklusjon 
Administrasjonen ser i det store og hele få fordeler med å innføre et eget mesterskap i 
klasse 2. Ved å innføre finaler og kåring av mestere i klassen vil man fjerne seg fra den 
grunnleggende ideen om at klasse 2 skal være en uformell rekrutterings- og trivselsklasse. 
Mesterskap vil bidra til at noen skyttere vil satse ekstra og holde et høyt nivå, og slik sett 
dominere klassen. Det vil i så fall være deres ønsker vi imøtekommer ved å innføre et eget 
mesterskap, mens det for det brede lag av skyttere i klassen vil ha liten eller ingen 
betydning. Fokus og oppmerksomhet vil være forbeholdt et fåtall, og ikke bidra til å 
fremme eller synliggjøre bredden i klassen.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2012: 
 
Dagens program for klasse 2 beholdes.  
 
 
Norges Skytterstyres innstilling:  
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2012 til å fatte følgende vedtak: 
Dagens program for klasse 2 beholdes. Enstemmig vedtatt. 

 
 
 
 
 



Sak 13/2012 Situasjonen i Vadsø skytterlag 
 
Aust-Finnmark skyttersamlag har siden 2009 påpekt at virksomheten i Vadsø 
skytterlag gjennom flere år ikke har vært i samsvar med DFS sine retningsliner. 
Kort oppsummert har de pekt på følgende: 
 

o DFS-aktiviteten er nedprioritert til fordel for jakt- og pistolrelaterte 
aktiviteter og i praksis vil de ikke drive med DFS-relatert aktivitet. 

 
o Laget er organisert på en måte som strir mot standardvedtektene fordi 

det er etablert undergrupper for gruppene ”DFS, Sport og Jakt,” med 
leder og to medlemmer i hver gruppe og der leder av hver gruppe er 
medlem av styret i laget.  Aktive skyttere er definert som ”de som skyter 
på lagets baneanlegg”.   

 
o Vedtektene er på flere andre punkt ikke i samsvar med standardlov for 

skytterlag. 
 
Utfyllende saksopplysninger framgår av saksdokument som ble lagt frem for 
Norges Skytterstyre. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre overtar med virkning fra kunngjøring av vedtaket 
administrasjonen av Vadsø skytterlag, jfr. Grunnreglene § 1-14, og utpeker 
følgende personer til å utgjøre laget sitt styre: 
 
• Leder Trond Tolk 
• Nestleder Knut Wara 
• Kasserer Eli Brevik 
• Ungdomsleder Jon Eirik Hegge 
• Styremedlem Kjetil Rasvik 
• Styremedlem Jan Tore Solbakken 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 14/2012 Rapport angående miljøpakkemidler 
 
Skytterstyret ble orientert fra administrasjonen om status for budsjett, prosjekter og 
byggefremdrift i 2011, samt planlagte prosjekter i 2012. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Administrasjonens rapport om miljøpakkemidlene tas til etterretning. 

 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 15/2012 
Omdisponering av midler fra ekstraordinært banebidrag til ordinært 
banebidrag 

 
Det er som følge av etterslep på utbetalte søknader om ordinære banebidrag et behov for 
omdisponering av midler for å prioritere søknader hvor skytterlag har utleieavtele og 
samarbeid med Forsvaret. En mulig salderingspost for omdisponering er ekstraordinære 
banebidrag hvor det er budsjettert kr 200 000,- 
 
Disponering av denne summen til banebidrag for søknader fra lag som har 
samarbeidsavtale med Forsvaret, vil medføre at de fire gjenstående søknadene med 
forsvarsavtale kan utbetales i 2012. 
 
Myndighet for tildeling av midler fra budsjettposten ”Ekstraordinære banebidrag” er ikke 
delegert til administrasjonen. Det tilligger således Skytterstyret myndighet å disponere de 
aktuelle midlene. 
 
Budsjettposten er forbeholdt tildeling til lag som havner i ekstraordinære situasjoner. Det 
være seg naturkatastrofer, branner og andre uforutsette forhold som stiller lagene i 
vanskelige situasjoner på anleggssiden. 
 
Drøfting 
Tildeling av midler på denne budsjettposten er av overnevnte grunner svært 
situasjonsavhengig. Midlene kan således forbli udisponerte avhengig av om 
ekstraordinære situasjoner oppstår.  
 
Det vil, om skytterlag skulle havne i ekstraordinære situasjoner være en mulighet for å 
forskyve en utbetaling av denne karakter med et halvt til ¾ år, dersom man et år ikke har 
budsjettert med midler til posten. Skulle en situasjon oppstå som krever en ekstraordinær 
tildeling kan man i inneværende år budsjettere for situasjonen og forestå utbetaling 
januar måned i påfølgende budsjettår. 
 
Det foreligger to kjente tilfeller pr i dag som formentlig kan kvalifisere til ekstraordinært 
banebidrag. Branner på banene til Ullensaker og Vestre Toten skytterlag kan tenkes å ha 
medført en situasjon som kan kvalifisere til denne type bidrag. Tildeling på bakgrunn av de 
oppståtte situasjonene avhenger imidlertid av Skytterstyrets vurdering i den enkelte sak. 



Søknad fra lagene om ekstraordinært banebidrag i 2012 er sannsynlig. Foreløpig har deres 
henvendelser vært med formål å motta orientering om mulighetene for støtte av denne 
type. 
 
Konklusjon 
Omdisponering av midler på budsjettposten for ekstraordinære banebidrag vil normalt 
være uproblematisk selv om skytterlag skulle havne i ekstraordinære situasjoner. Kritiske 
oppdukkende situasjoner kan vanligvis håndteres innen rimelig tid, dvs i påfølgende 
budsjettår.  
Satt opp i mot viktigheten av utbetalinger av bidrag til lag som har samarbeidsavtale med 
Forsvaret, anses det å være viktigere å prioritere lag med samarbeidsavtale med Forsvaret 
enn å prioritere en mulig utsettelse av utbetaling av ekstraordinære banebidrag. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Midlene på budsjettposten for ekstraordinære banebidrag i 2012, omdisponeres til 
utbetaling av ordinære banebidrag for skytterlag som har samarbeidsavtale med 
Forsvaret.  
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 16/2012 Plassering av linksskyttere på finaleomgang under LS 
 
Saken utsettes til neste møte. 

 
 
 

Sak 17/2012 Retiningslinjer for hedersbevisninger  
 
Norges Skytterstyre ga føringer for det videre arbeid med nye retningslinjer for tildeling av 
hedersbevisninger i DFS. 

 
 
 

Sak 18/2012 Arbeid med ny langtidsplan for DFS 
 
Styret gjennomførte en analyse i forbindelse med arbeid for ny langtidsplan i DFS 
gjeldende fra 2012 – 2016. Forslag til ny langtidsplan bearbeides videre i styremøtene i 
mars og mai 2012.  

 
 
 



Meldingssaker 
 
1. Status LS 2012 Voss 

2. Status LS 2013 Oppdal 

3. Status LS 2014 Sandnes 

4. Status LS 2015 Lesja 

5. Konsept for ”sovende skytterlag” 

6. Sammenslåing av skytterlag: Lundersæter skytterlag i Solør skyttersamlag slås 
sammen med Grue/Finnskog skytterlag     

 
 



 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

MØTEREFERAT 26. MARS 2012 SKYTTERKONTORET 
 

MØTE INNKALT AV Jarle Tvinnereim, Generalsekretær 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER Olav K. Vaaje, President  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Olav K. Vaaje, Henning Ivarrud, Jan Åge Gjerstad, Heidi 
Skaug, Oddbjørn Meland, Jens Sverre Knutsen, Olav 
Johan Lystad og Stig Myrvang. Myrvang møtte uten 
stemmerett for Kristin Lund som hadde meldt forfall.  

FRA ADMINISTRASJONEN Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik 

ANMERKNINGER 

Egil Sotnakk deltok i møte i sak 20 og 24. I sak 20 framla 
han Rådgivende utvalgs forslag angående turnusordningen 
for Landsskytterstevnet i framtid, mens i sak 24 
redegjorde han for LS-utvalgets rapport. 
 
Sakslisten og innkallingen ble godkjent. 

 
 

Sak 19/2012 Godkjenning av protokoll for styremøte – februar 2012 
 
Styreprotokollen fra styremøte i februar 2012 ble enstemmig godkjent. 

 
 
 

Sak 20/2012 Tingsak: Turnusordningen for LS i framtid 
 
Skyttertinget 2011 fattet vedtak om å sende saken om framtidig LS turnus til Rådgivende 
utvalg for høring og innstilling. Dette som et ytterligere saksgrunnlag for endelig drøfting 
ved Skyttertinget 2012.   
 
Rådgivende utvalg har nå drøftet saken og fremmet sin innstilling til turnus slik:  
 
”Turnus for LS går over 7 år, der 5 år er forhåndsfordelt til landsdelene, mens det 2 år er 
fritt for hele landet å søke. Følgende turnus foreslås:   
 

- 2017: Hele landet 
- 2018: Vestlandet 
- 2019: Sørlandet 



- 2020: Østlandet 
- 2021: Hele landet 
- 2022: Midt-Norge 
- 2023: Nord-Norge 

 
Dersom det et år ikke er søkere til stevnet, skyves turnus fram et år.”  
 
Til Skyttertinget 2011 ble det gjort en omfattende utredning i saken om framtidig LS 
turnus. Den etterfølgende drøfting og innstilling fremmet av Rådgivende utvalg bringer få 
nye momenter inn i saksbildet. Derfor inneholder denne drøfting kun en kort 
saksbeskrivelse, der kun nye momenter beskrives. For saksinformasjon vises til utredning 
til Skyttertinget i sak 5/2011, og til Rådgivende utvalgs innstilling.   
 
Drøfting: 
Rådgivende utvalgs drøfting og administrasjonens utredning til Skyttertinget 2011 er 
relativt sammenfallende både hva gjelder innhold i drøfting og innstilling. 
Administrasjonen mener det er kun nyanseforskjeller mellom innstillingen til Skyttertinget 
2011, og det forslag Rådgivende utvalg nå fremmer. Administrasjonen finner derfor å 
kunne støtte utvalgets innstilling om en 7-års turnus der alle landsdeler fordeles med 
minst ett stevne i perioden, samt at det for to år åpnes for alle landsdeler å søke.  
 
En utfordring i dette bildet er å fastsette en best mulig rekkefølge landsdelene imellom, og 
ikke minst plassere de årene som skal være åpne for alle å søke. Ved å beholde dagens 
innbyrdes rekkefølge landsdelene imellom, vil dette muligens være en løsning flere kan 
samles om. Plassering av de to ledige årene blir også mindre avgjørende om man 
aksepterer at Landsstevnet kan gå to år etter hverandre i samme landsdel. Slik vil alle ha 
muligheter for å søke de årene som ikke er forhåndsbestemt til landsdelene.  
 
Om det mot all formodning skulle vise seg ikke å være fremmet søknader om å arrangere 
LS innen gitt frist, bør Norges Skytterstyre ha myndighet til umiddelbart å utlyse stevnet 
på nytt til alle landsdeler. Dette slik at aktuelle søkere får best mulig tid til å klargjøre sine 
søknader. Skyttertinget tildeler i slike tilfeller stevnet tre år i forveien.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2012: 
 
For 7-års perioden 2017 – 2023 tildeles Landsskytterstevnet etter denne landsdelsturnus: 
 
2017: Hele Landet 
2018: Vestlandet   
2019: Midt-Norge   
2020: Hele landet  
2021: Sørlandet  
2022: Østlandet  
2023: Nord-Norge.  
 
Dersom det ved søknadsfristens utløp ikke er søkere om å arrangere LS, utlyser Norges 
Skytterstyre snarest stevnet på nytt til alle landsdeler. Tildeling foretas i slike tilfeller av 
Skyttertinget tre år i forveien.  



Oddbjørn Meland fremmet følgende forslag: 
 
For 5-årsperioden fra 2017 – 2021 tildeles Landsskytterstevnet etter denne 
landsdelsturnus: 
 
2017 - Vestlandet 
2018 - Midt-Norge 
2019 - Sørlandet 
2020 - Østlandet 
2021 - Nord-Norge  
 
Dersom det ved søknadsfristens utløp ikke er søkere om å arrangere LS, utlyser Norges 
Skytterstyre snarest stevnet på nytt til alle landsdeler. Tildeling foretas i slike tilfeller av 
Skyttertinget tre år i forveien. 
 
 
Norges Skytterstyres innstilling:  
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2012 til å gjøre følgende vedtak: 
 
For 5-årsperioden fra 2017 – 2021 tildeles Landsskytterstevnet etter denne 
landsdelsturnus: 
 
2017 - Vestlandet 
2018 - Midt-Norge 
2019 - Sørlandet 
2020 - Østlandet 
2021 - Nord-Norge  
 
Dersom det ved søknadsfristens utløp ikke er søkere om å arrangere LS, utlyser Norges 
Skytterstyre snarest stevnet på nytt til alle landsdeler. Tildeling foretas i slike tilfeller av 
Skyttertinget tre år i forveien.  
 
Enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Sak 21/2012 Tingsak: Tildeling av Landsskytterstevnet 2016 
 
I forkant av møtet hadde visepresident Henning Ivarrud overfor presidenten reist spørsmål 
om sin habilitet. Dette i lys av at han er medlem av Bodø østre skytterlag. Styret 
konkluderte med at han kunne delta i forhåndsdrøftingene på dette møtet. Spørsmålet vil 
bli tatt opp til ny vurdering og endelig avklaring på neste styremøte da saken skal 
realitetsbehandles. 
 
Det foreligger to søknader til Landsskytterstevnet i 2016. Bodø Østre skytterlag og Øvre 
Målselv skytterlag søker om stevnet som etter turnus skal foregå i Nord-Norge. 
Skytterstyret gjennomgikk søknadene. Administrasjonen legger fram sin anbefaling foran 
styrets møte 1. og 2. mai.   

 



Sak 22/2012 Tingsak: Langtidsplan i DFS for perioden 2012-2016 
 
Administrasjonen la fram foreløpig utkast til langtidsplan for DFS i perioden 2012 til 2016. 
Skytterstyret ga føringer for det videre arbeid med planen som fremlegges for 
sluttbehandling i møte 1. og 2. mai. 

 
 
 

Sak 23/2012 Tingsak: Norges Skytterstyres årsmelding 2011 
 
Skytterstyret ga føringer for det videre arbeid med Norges Skytterstyres årsmelding for 
2011. Endelig versjon legges fram i møte 1. og 2. mai. 

 
 
 

Sak 24/2012 LS-utvalgets rapport 
 
LS-utvalgets rapport tas til etterretning. Skytterstyret ga føringer for videre arbeid med 
konkrete forslag angående LS-gjennomføring, Norgescup og eventuelle nye TV-konsept. 

 
 
 

Sak 25/2012 Fastsetting av tidspunkt for Skyttertinget 2012 
 
Skyttertinget 2012 avholdes lørdag 11. august med start klokka 08.30 på Fleischers hotell i 
Voss. Enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Sak 26/2012 Overtakelse av rettigheter til Skytebane-Guiden 
 
Svend Åge Sæther har tilbudt DFS å overta alle rettigheter til Skytebane-Guiden for kr 
125.000. Han har også gitt tilbud på trykking av nytt opplag.  
 
Drøfting 
Skytebane-Guiden kom første gang ut i 1994, og var et populært tilbud til skytterne. Siste 
utgave av boken kom i 1997, og er således moden for oppdatering. For de som ikke 
kjenner Skytebane-Guiden innholder den kartoversikt og opplysinger som avstand og 
skyteretning for de fleste av landets skytebaner.  
 
Skytebane-Guiden er en oversiktlig bok som presenterer de mest interessante 
opplysninger om skytebanen, og mange skyttere synes nok fortsatt at boken i oppdatert 
utgave vil være et praktisk oppslagsverk.  
 
På den annen side gir dagens teknologi og tilgang på elektroniske kart muligheter for mer 
fleksible løsninger som kan presenteres elektronisk på både internett og mobil, i tillegg 
kan de skrives ut på papir om en ønsker det. De elektroniske løsningene er langt enklere 
og rimeligere å ajourføre, men det vil selvsagt bli en kostnad med etablering av en 
elektronisk kartløsning. Opplysningene om banene har vi stort sett tilgjengelig, og i et nytt 



system kan lagene selv registrere mye av dette. Da kan også lagene registrere annen 
relevant informasjon om skytebanen som de måtte ønske å ha med.  
 
Konklusjon 
Administrasjonen mener at eventuell utvikling av kartløsninger over skytebaner som 
Skyterkontoret skal være ansvarlig for må baseres på elektroniske kart. Disse er mer 
fleksible og kan presenteres på mange forskjellige media, samt at de er enklere å 
vedlikeholde.  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Det frivillige Skyttervesen takker nei til tilbud om å overta rettighetene til Skytebane-
Guiden.   
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 27/2012 Plassering av linksskyttere på finaleomgangen LS 
 
En skytter har klaget over at Skytterboka § 8.114 blir brutt i finaler blant annet på 
Landsskytterstevnet.  
 
Skytterboka § 8.114 – Like konkurranseforhold 
Stevnearrangører og ledere må alltid ha for øye den hovedregel at alle skyttere skal 
konkurrere under så like forhold som mulig…  
 
Bakgrunnen for klagen er at linksskyttere er lagt på den skiva de er kvalifisert for i finaler 
og lag-/samlagsskytinger, hvilket betyr at linksskyttere blir plassert midt inne i laget.  
Skytterboka § 8.111, pkt. 3, har således blitt fulgt på Landsskytterstevnet. 
 
Skytterboka § 8.111 – Ordensregler for skytterne 
3. … Linksskyttere bør plasseres på høyre fløy, med unntak av finaler med enkeltvis 
anvisning der alle skytterne skal ligge i poengrekkefølge. Under slike finaler må det være 
tilstrekkelig plass for linksskyttere slik at ingen skyttere blir forstyrret under skytingen. Om 
nødvendig bør skive og standplass til høyre for linksskytter være ubesatt… 
 
Det bør dog legges til at det ikke har blitt praktisert ubesatt skive til høyre for linksskytter 
på LS (unntatt på konge- og prinsesselag). Dette skyldes først og fremst kapasitet på 
standplass, men også det prinsipp at en skytter som har det 16. beste resultatet i sin 
klasse skal ligge på skive 16 og ikke f. eks. på skive 17. Dette er også av hensyn til speaker 
og publikum på arena. 
 
På Landsskytterstevnet er kablene til monitorene så korte at linksskyttere må ha 
monitoren på sin høyre side. Kun de fem siste monitorene på hver standplass er tilpasset 
linksskyttere, med lange nok kabler til at de kan flyttes til riktig side. Dette er uheldig, og 
det er spesielt uheldig for den skytteren som har klaget, ettersom han er blind på sitt 



høyre øye og dermed ikke ser monitoren.  
 
I februarmøtet 2012 ble denne saken vedtatt utsatt til marsmøtet. 
 
Administrasjonens drøfting 
På Landsskytterstevnet har det fra tid til annen vært en utfordring på standplass under 
finaler og lagskytinger med at linksskyttere har måttet ligge ”midt i”, og da spesielt på 
lagskytinger hvor det er stillingsskifte i serien. Problemene er selvsagt størst på trange 
standplasser.  
 
Inntrykket er at for linksskyttere flest er det ingen stor ulempe å ha monitoren på feil side. 
Større utfordringer er det derimot å få plass på standplass i liggende skytestilling for 
linksskytteren og deres naboer på høyre side. I de fleste tilfeller har dette blitt løst med at 
to skyttere på hver side av linksskytteren har måttet flytte seg lengst mulig unna, samt at 
skytteren til høyre har fått beskjed om å legge seg så langt fram på standplass som mulig. 
Linksskytteren må også ligge så langt til venstre som mulig, samtidig som han ligger noen 
cm lenger tilbake på standplass. I de aller fleste tilfeller har dette gått greit uten protester. 
  
For å løse problematikken som skytteren påpeker, finnes det noen alternativer, som vi nå 
skal skissere: 
 
Linksskyttere flyttes alltid på høyre side av standplass 
Dette er gjennomførbart med tanke på resultatserviceprogram og gjennomføring på 
standplass. Det er nok også dette som er det alternativet linksskyttere flest ønsker seg. 
Utfordringen er at det bryter med Skytterbokas § 8.111. Denne må i så fall endres. 
 
Bakgrunnen for at denne paragrafen i sin tid ble innført var at for skyttere flest gir det et 
større ”trykk” å ligge på en av de første skivene, samtidig som det er ryddig for 
gjennomføringen at skytterne ligger i stigende rekkefølge. I fall linksskytterne blir lagt til 
høyre på standplass, vil nok mange hevde at punkt 8.114 om like konkurranseforhold også 
blir brutt dersom linksskyttere alltid får ligge på høyre flanke.  
 
Forlenge kablene på standplass 
Kablene til monitorene på standplass er for korte til at de kan flyttes mer enn noen cm på 
standplass. Skal man forlenge disse kablene på standplass 100 og 200 meter, vil dette 
koste ca 200.000 kroner (prisanslag fra KME) på Landsskytterstevnet. Dette er en så høy 
kostnad at administrasjonen mener det er lite aktuelt å bruke så mye penger på gammelt 
utstyr. Når man om noen år skal gå til anskaffelse av nytt skivemateriell vil det imidlertid 
være aktuelt å bestille lengre kabler til monitorene. 
 
Det er også et annet alternativ når det gjelder kabler. Det er å gå til anskaffelse av ”skjøte-
kabler”. Dette vil koste rundt 5.000 kroner pr monitor. Man må trolig beregne å ha 3 slike 
på 100m og 5 på 200m, hvilket skulle bety ca 40.000 kroner. Dette er også prisanslag gjort 
av KME. Skal slike ”skjøte-kabler” tas i bruk krever det omstart av de aktuelle monitorene, 
noe som vil ta mellom 5 og 10 minutter pr. lag. Bakgrunnen for at disse kostnadene er 
såpass høye, er Forsvarets krav til kabler og kontakter. 
 
Som i dag 
Et annet alternativ er å følge dagens praksis med at linksskyttere skal ligge på den skive de 
har kvalifisert seg for i finalelag med enkeltanvisning. I en del tilfeller kan det være mulig å 



la skiven til høyre for linksskytteren være ledig, men dette er neppe mulig å gjennomføre i 
alle lag. I de tilfeller dette ikke er mulig, vil dette kunne bli en ulempe for både 
linksskytteren og skytteren til høyre på grunn av dårlig plass. 
 
Så lenge Skytterstyret ønsker at alle samlag skal kunne delta i samlagsskytingene, vil det 
ikke være mulig å la skiva til høyre for linksskytteren være ledig. På de tre første etappene 
på 100 meter er det selvsagt ikke noe problem, ettersom de ikke rangeres før siste etappe. 
Lag- og samlagsskytinger på 200 meter rangeres for hver etappe, men på de tre første 
etappene kan det selvsagt vurderes å plassere linksskytterne til høyre. 
 
Konklusjon 
Administrasjonen er av den oppfatning at monitor på feil side ikke er et stort problem. 
Derimot vil det være naturlig å gjøre noe med kabellengder når det skal anskaffes nytt 
skivemateriell til LS. 
 
I denne aktuelle skytterens tilfelle ser vi at monitor på ”feil” side kan by på problemer. 
Dette gjelder imidlertid et fåtall. I de tilfeller hvor skyttere har fysiske problemer med å se 
monitor, kan det gis dispensasjon. Disse skytterne kan da skyte på høyre fløy eller at det 
på en eller annen måte blir tilrettelagt slik at de får monitoren på rett side. 
Når det gjelder problematikken rundt linksskyttere midt inne i lag, så vil ikke dagens 
praksis by på store utfordringer på LS i Voss, ettersom det her er store og romslige 
standplasser både på 100 og 200 meter.  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre finner ikke å anse de tilfeller der linksskyttere får monitor på høyre 
side som et generelt brudd på Skytterbokas punkt 8.114 angående like 
konkurranseforhold. Dette er også styrets fortolkning i de tilfelle linksskyttere i finaler må 
ligge på den skive de er kvalifisert for. Her gjelder Skytterbokas punkt 8.111 om at det må 
tilrettelegges for tilstrekkelig plass for skytterne.    
 
Linksskyttere med særskilte behov som medfører at plassering av monitor på høyre side 
skaper spesielle problemer, kan likevel etter søknad til Skytterkontoret gis rett til å få 
monitor på venstre side. 
 
 
Vedtak 

Norges Skytterstyre finner ikke å anse de tilfeller der linksskyttere får monitor på høyre 
side som et generelt brudd på Skytterbokas punkt 8.114 angående like 
konkurranseforhold. Dette er også styrets fortolkning i de tilfelle linksskyttere i finaler må 
ligge på den skive de er kvalifisert for. Her gjelder Skytterbokas punkt 8.111 om at det må 
tilrettelegges for tilstrekkelig plass for skytterne.    
 
Vedtatt med 6 stemmer mot 1 stemme som støttet administrasjonens forslag. 

 
 
 
 
 



Sak 28/2012 Forslag om endring i reglement for hedersbevisninger 
 
Vardø skytterlag har sendt inn forslag på å endre Skytterbokas punkt 4.130 til følgende 
ordlyd om DFS skjold i første avsnitt: DFS skjold kan av Norges Skytterstyre tildeles 
skytterlag/samlag som fyller 100 år og deretter hvert 50 års jubileum.  
 
 
Administrasjonens drøfting 
I dagens skytterbok står det at ”DFS skjold kan av Norges Skytterstyre tildeles 
skytterlag/samlag som fyller 100 år og 150 år”.  
 
Administrasjonen har ingen innvendinger mot Vardø sitt forslag om at dette kan gis hvert 
50ende år etter at skytterlag/samlag har passert 100 år. Forslaget får ingen konsekvenser i 
forhold til tilbakevirkende kraft, da det er mange år til første kjente skytterlag fyller 200 
år. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Skytterbokas punkt 4.130 siste setning i første avsnitt endres til følgende tekst: 
 
DFS`skjold kan av Norges Skytterstyre tildeles skytterlag/samlag som fyller 100 år og 
deretter hvert 50 års jubileum.  
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 29/2012 Retningslinjer for hedersbevisninger 
 
Norges Skytterstyre vedtok enstemmig nye retningsgivende kriterier for sentrale 
hedersbevisninger som supplement til Skytterbokas kapittel 4. Kriteriene er ført i B-
protokoll. 

 
 
 

Sak 30/2012 Storviltprøven - helmantel 
 
Ringebu og Fåvang skytterlag fremmer forslag om at DFS skal invitere Direktoratet for 
naturforvaltning (DN) til drøftinger med det formål å lempe på kravet til bruk av 
jaktprosjektiler ved gjennomføring av skyteprøven for storviltjegere. Forslagsstilleren 
ønsker at det åpnes for bruk av helmantel-/stålprosjektiler. Forslaget støttes enstemmig 
av ombudsmøtet i Gudbrandsdal skyttersamlag.  
 
Forslagsstilleren begrunner forslaget slik: 

- Jegere benytter ofte en billigere jaktammunisjon til skyteprøven, for så å måtte 
skyte inn på nytt.  

- Mye høyere slitasje på elektroniske skiver ved bruk av jaktammunisjon 



sammenliknet med konkurranseammunisjon i DFS. 
- Norges Jeger og Fiskeforbund kan benytte stål- eller helmantelammunisjon i visse 

program, samt til prøven for bjørnejegere. Dette gir en forskjellsbehandling mellom 
organisasjonene.  

- Redusert bruk av bly gir miljøeffekt.  
 

Drøfting 
Det er et kjent forhold at jegertrening og gjennomføring av skyteprøven for storviltjegere 
påfører elektronisk målmateriell langt mer slitasje enn tradisjonell konkurranseskyting i 
DFS. Dette både i form av hyppigere skudd i rammeverket, og ikke minst ved 
gummibåndslitasje der enkelte jaktprosjektiler lager mange ganger større hull i magebånd 
enn vanlige konkurranseprosjektiler. Dette gir for skytterlaget økte kostnader og behov for 
hyppigere vedlikehold av skiver.   
 
Når det gjelder NJFF sin dispensasjon fra krav om bruk av jaktprosjektil er dette kun 
knyttet til sølvmerkeprøven i elgskyting, der en av øvelsene foregår mot bevegelig mål. Fra 
NJFF opplyses at fritaket er gitt med bakgrunn i at dette er en svært relevant merkeprøve 
for jakt, og som av den grunn gir godkjent skyteprøve, samt at målmateriellet ble 
uforholdsmessig mye skadet ved bruk av jaktammunisjon. Skyteprøvearrangører tilsluttet 
NJFF har de med andre ord samme pålegg som DFS om å benytte godkjente jaktprosjektil 
ved avleggelse av skyteprøven når den gjennomføres mot dyrefigur (rein) på 100m. Når 
det gjelder skyteprøven for bjørnejegere er det en mer omfattende skyteprøve ved at det 
skal bestås delprøver på hhv. 20, 40 og 100m mot bjørnefigur. Det vil i praksis vil si at 
denne prøven må foregå mot pappfigurer på DFS baner, og dermed ingen slitasje på 
elektronisk målmateriell. NJFF har i denne sammenheng ikke mottatt signaler om at det vil 
bli gitt fritak for bruk av jaktprosjektiler ved denne skyteprøven. 
 
Sett med DFS øyne er det absolutt å foretrekke at skyteprøven blir avlagt med 
helmantelammunisjon eller tilsvarende med de reduserte kostnader og vedlikeholdsbehov 
dette gir på skivemateriellet. Intensjonen med å avlegge selve skyteprøven med 
jaktammunisjon er imidlertid at jegeren skal være innskutt til jakt når han/hun har bestått 
prøven. For skyttere som må ha flere forsøk for å bestå skyteprøven kan det sikkert være 
økonomisk gunstig å benytte en billigere jaktpatron eller helmantel, men dette gir altså et 
tilleggsbehov om ny innskyting etter bestått skyteprøve. Denne ekstra innskyting vil også 
gi en ikke ubetydelig skiveslitasje, og faren er jo at noen unnlater å skyte seg inn på nytt.  
 
Kostnader og merarbeid med ekstra vedlikehold skal skytterlaget ta seg betalt for gjennom 
det gebyr den enkelte må betale for jegertrening og oppskyting til prøven. Det er viktig at 
DFS viser ansvarlighet i sin samfunnsrolle, og sørger for at jegerne er best mulig innskutt 
med den ammunisjon som skal benyttes til jakt. Det synes derfor lite aktuelt å søke DN om 
dispensasjon fra kravet om bruk av godkjent jaktprosjektil til avleggelse av skyteprøven. 
Om det er slik at kostnader med skiveslitasje, og den fortjeneste som skytterlagene skal ha 
som motytelse for å betjene landets jegere ikke harmonerer, bør heller satsene for denne 
tjenesten økes.    
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
DFS anmoder ikke Direktoratet for Naturforvaltning om tillatelse til å benytte helmantel 
ammunisjon eller tilsvarende ved avleggelse av skyteprøven for storviltjegere.  



 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 31/2012 Søknad fra Gjesdal skytterlag om økonomisk støtte til Nordisk 2012 
 
Gjesdal skytterlag søker om kr. 75.000 i støtte til Nordisk 2012.  
 
Drøfting 
Det har ved de siste nordiske mesterskap i Norge vært praksis for å gi et økonomisk bidrag 
til gjennomføring av Nordisk mesterskap. De to siste gangene har den bidraget vært 
henholdsvis 50.000 til Overhalla og 60.000 til Rælingen. Erfaring fra disse arrangementene 
er at arrangøren trenger økonomisk støtte dersom arrangementet ikke skal gå med tap. 
Det er ikke budsjettert med støtte til Nordisk 2012, men vi har trolig dekning innenfor 
budsjett for ammunisjonsbidrag, som da må justeres tilsvarende ned ved budsjettjustering 
for 1. halvår.  
 
Administrasjonen mener at Gjesdal skytterlag bør innvilges tilskuddet i forhold til tidligere 
praksis. Arrangøren legger opp til et publikumsvennlig arrangement, og vil invitere både 
Rogalandsbenken, fylkesordfører og ordførere i de nærmeste kommunene. Det blir 
således en fin anledning å vise fram aktiviteten i DFS i for våre politikere, og de får 
anledning til å bli kjent med våre beste skyttere.     
 
Administrasjonen finner likevel ikke å kunne anbefale å innvilge det omsøkte beløpet i 
støtte, da det ikke er budsjettert med støtte og årets budsjettrammer er stramme. Vi 
anbefaler derfor å tildele det tilsvarende tilskudd som i 2009 på kr. 60.000,-, som da 
dekkes inn gjennom en senere budsjettjustering av post 19, ammunisjonsbidrag. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Gjesdal skytterlag tildeles etter søknad kroner 60.000 i økonomisk støtte til Nordisk 
mesterskap 2012.   
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 32/2012 Feltfigurer for klasse Rekrutt ved innledende skyting under LS 
 
Skytterboka pkt 9.312 fastsetter at det ved LS skal benyttes forminskede finfeltfigurer.  
 
Fra 2012 skyter klasse Rekrutt kun med kaliber .22. Erfaringer fra årets feltskytinger viser 
at resultatene for klassen ved en del stevner ligger vesentlig lavere enn de siste år, særlig 
om det har vært en del vind. Med dette som bakgrunn anses standard godkjente 
finfeltfigurer å ha mer enn høy nok vanskelighetsgrad for de som skyter med kaliber .22.  



DFSU, støttet av administrasjonen, foreslår derfor at klasse Rekrutt skal benytte standard 
feltfigurer iht. Skytterboka pkt 9.312 ved den innledende skyting under LS.  
 
Drøfting 
Presisjonen med kaliber .22 er generelt god nok til innertreff på figurer som benyttes ved 
LS, men ammunisjonsegenskapene vil gjøre skytingen svært krevende om det blir vind. En 
større figur vil imidlertid gjøre det mindre sårbart om forholdene blir vanskelige. Et annet 
vesentlig element er at dette gjelder de yngste, og i mange sammenhenger de minst 
erfarne skytterne. Det vil uansett ikke bli et problem med for mange med fullt hus. 
Samtidig vil mange treff være motiverende og bidra til en bedre opplevelse. 
 
For arrangøren utgjør ikke et figurbytte noen nevneverdig utfordring. Figurene vil ha 
samme ytre mål, og arrangøren må uansett ha flere sett for å skifte ut underveis. 
Utfordringen er rent administrativ ved at figurene må holdes fra hverandre, men det 
samme gjelder også for Militært NM og NM felt. 
 
Finalen skytes av praktiske grunner på samme forminskede figur som de øvrige klasser.  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Klasse Rekrutt benytter standard godkjente finfeltfigurer ved innledende skyting under 
Landsskytterstevnet. Skytterbokas punkt 9.312 endres tilsvarende.  
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 33/2012 Søknad om dispensasjon til å modifisere skjeftet på Sauer 200 STR 
 
Ivar Omdal, Vennesla skytterlag, søker om dispensasjon til å endre skjeftet på Sauer 200 
STR.  
 
Omdal er høyreskytter, og skyter for tiden med utlagte sikter (skytteren sikter med 
venstre øye). Søknaden er begrunnet med de ekstra utfordringer et utlagt sikte gir i 
grovfeltskyting med sideveis treffpunktforflytting ved varierende avstander, og ekstra 
sårbarhet vedrørende kanting av våpenet.  
 
Søkeren ønsker å bygge om kolben og kinnstøtten ved at den flyttes lenger til høyre slik at 
det blir mulig å sikte med venstre øye relativt sentrert over våpenet.  
 
Til sammenlikning finnes det til Krag Jørgensen geværet minst en slik typegodkjent 
skjeftemodell som har en kraftig ”utsving” ved fremre del av kolben.  
 
Drøfting 
Det kan helt klart være en utfordring for skyttere å plutselig måtte gå over til utlagte 
sikter. Ved forespørsel til en landslagsskytter, som denne sesongen har benyttet dette, 
opplyses at ulempene er relativt minimale. Skytteren opplever det ikke som mer 



problematisk enn vanlig med skjeve serier grunnet kanting. Den største utfordringen har 
vært å kompensere ett til to knepp på kortere avstander enn 300 meter, som benyttes 
som nullstilling.  
 
Det er lite ønskelig å tillate en så omfattende endring av skjeftet uten at det først 
foreligger en typegodkjenning, og at arbeidet dernest utføres av en profesjonell børse-
/skjeftemaker. Behovet synes å være marginalt, og alternativet med utlagte sikter er 
samtidig relativt bra, selv om noen skyttere nok opplever dette noe mer utfordrende enn 
det landslagsskytteren har erfart.  
 
Administrasjonen finner derfor ikke å kunne anbefale søknaden.  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Søknad fra Ivar Omdal i Vennesla skytterlag om tillatelse til å endre skjeftet på Sauer 200 
STR avslås.  
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 34/2012 Handlingsplan for feltskyting 
 
Feltutvalget har fremlagt foreløpig utkast til Handlingsplan for feltskyting innen den 
angitte frist 15. mars. På grunn av at utvalgets arbeid har blitt svært omfattende, blant 
annet etter enorm respons på spørreundersøkelsen, gir Skytterstyret utvalget ny frist til 1. 
juni 2012 til å fremlegge endelig utkast til ny Handlingsplan for feltskyting.      

 
 
 

Sak 35/2012 Anmodning om skytefri dag den 22. juli 
 
Søndag 22. juli er det ett år siden de tragiske hendelsene skjedde på Utøya og i Oslo. 
Skytterstyret vil i den forbindelse anmode om at 22. juli holdes skytefri i respekt for de 
pårørende og de mange minnemarkeringer som da vil foregå.  

 
 
 

Meldingssaker 
 
1. Status LS 2012 Voss 
2. Status LS 2014 Sandnes 
3. Notat fra møte Sig Sauer 
4. Søknad om utbetaling bidrag Stiklestad/Vuku 
5. Avtale NRK                  

 
 



 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

MØTEREFERAT 1.-2. MAI 2012 QUALITY AIRPORT HOTELL, 
GARDERMOEN 

 

MØTE INNKALT AV Jarle Tvinnereim, Generalsekretær 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER Olav K. Vaaje, President  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Olav K. Vaaje, Henning Ivarrud, Jan Åge Gjerstad, Heidi 
Skaug, Oddbjørn Meland, Jens Sverre Knutsen og Olav 
Johan Lystad. Kristin Lund deltok i sak 37, 38, 39, 40, 42 
og 43. 

FRA ADMINISTRASJONEN Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik 
Tor Laugen deltok i sak 38/2012. 

ANMERKNINGER 

I forbindelse med møte fikk Ottar Dalset fra Rauma 
skytterlag anledning til å holde en orientering til styret om 
sine tanker om utviklingen i DFS. 
 
Sakslisten og innkallingen ble godkjent. 

 
 
 

Sak 36/2012 Godkjenning av protokoll for styremøte – mars 2012 
 
Styreprotokollen fra styremøte i mars 2012 ble enstemmig godkjent. 
 
 
 

Sak 37/2012 Tingsak: Norges Skytterstyres årsmelding for 2011 
 
Årsmeldingen sendes som eget vedlegg til behandling på Skyttertinget 2012. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2012 til å fatte følgende vedtak: 
Årsmeldingen for 2011 godkjennes. 
Enstemmig vedtatt. 
 
 
 



Sak 38/2012 Årsregnskap for 2011 med årsberetning 
 
ÅRSBERETNING 2011 AVGITT I HENHOLD TIL REGNSKAPSLOVEN 
 
Det frivillige Skyttervesen (DFS) er en ideell, frivillig, landsomfattende organisasjon 
opprettet ved stortingsvedtak i 1892 og startet sitt virke 1.juli 1893 med formål å fremme 
praktisk skyteferdighet innen det norske folk og derved dyktiggjøre det for landets forsvar.   
 
Virksomheten skjer i skytterlagene (ca 850) over hele landet etter retningslinjer gitt av 
Stortinget, Skyttertinget og Norges Skytterstyre, med en utøvende administrasjon plassert 
ved Skytterkontoret i Oslo.  Den daglige sentrale virksomhet er basert på årlig bevilgning 
til DFS over Forsvarsbudsjettets kap. 1719, post 71. 
 
DFS har en egen salgsavdeling hvor våpen, ammunisjon og organisasjonsartikler omsettes.  
Inntektene fra denne virksomheten dekker en del kostnader som ikke kan dekkes av 
bevilgningen gitt over Forsvarsbudsjettet.  Dessuten brukes disse inntektene, sammen 
med inntekter fra landslotterier til å dekke rene organisasjonsmessige utgifter på områder 
hvor aktiviteten er blitt større enn forutsatt, og bevilgningen over Forsvarsbudsjettet ikke 
strekker til. 
 
Den totale omsetningen er noe høyere enn 2010-regnskapet. 
 
Årsresultatet er på -2 583 260 kroner.  Underskuddet har sammenheng med kostnader og 
finansiering av ”Prosjekt Grasrot”, dvs. det nye administrasjonsprogrammet som skal 
brukes av DFS. 
 
Norges Skytterstyre mener at årsregnskapet gir et rettvisende bilde av Det frivillige 
Skyttervesens eiendeler og gjeld, finansielle stilling og resultat.  Fortsatt drift av 
organisasjonens virksomhet er lagt til grunn for regnskapet, da styret anser at 
forutsetningen for fortsatt drift av den sentrale virksomheten er til stede. 
 
Arbeidsmiljøet ved Skytterkontoret er sikret gjennom internkontroll for å ivareta helse, 
miljø og sikkerhet.  Et eget verneombud sørger for at de pålagte kontrollrutiner blir fulgt.   
 
På Skytterkontoret jobber det 3 kvinner og 13 menn. To av stillingene er deltidsstilinger. 
Gjennomsnittslønnen for alle faste ansatte er kr 498.000.  Gjennomsnittslønnen til 
kvinnene er noe lavere enn for mannlige ansatte, noe som begrunnes i at de kvinnelige 
ansatte er ansatt i kontorstøttefunksjoner.  Generalsekretær og assisterende 
generalsekretær, som utgjør Skytterkontorets ledelse, er begge menn.  Alle faste stillinger 
på Skytterkontoret har sin egen stillingskode etter Statens Lønnsplanhefte, og følgelig en 
fast lønnsramme. Dette momentet er viktig for å fremme likestilling mellom kjønnene på 
Skytterkontoret.    
 
I hele organisasjonen jobbes det for å få større kvinneandel blant våre tillitsvalgte på alle 
nivåer.  DFS har kvinnerepresentasjon i Norges Skytterstyre hvor 2 av 8 representanter er 
kvinner. 
 



Det har ikke vært alvorlige skader eller ulykker som har rammet de ansatte i 2011.  
Sykefraværet ved Skytterkontoret utgjorde 2,2 % av den ordinære arbeidstiden.   
Det frivillige Skyttervesen har i 2011 vært involvert i forskning og utvikling innenfor 
følgende områder: 
 
Utprøving av nyvinninger hva angår støydempingsmetoder for standplasser. 
Utvikling av presisjonsvåpen og ammunisjon i nytt kaliber 5.56. 
Utvikling og oppgradering av utdannings- og støttemateriell for tillitsvalgte. 
Nytt sentralt administrasjonsprogram og ny web-portal til DFS sentralt og skytterlagene 
(prosjekt Grasrot). 
 
Organisasjonens virksomhet påvirker det ytre miljøet på to hovedområder: 
 
Gjennom salgsvirksomheten gjør en seg nytte av de transport- og distribusjonstilbud som 
finnes i samfunnet, og 
aktiviteten i skytterlagene påvirker det ytre miljø, vesentlig i form av støy.  Disse 
forholdene er regulert gjennom Forurensningsloven og tilhørende 
konsesjonsbestemmelser. 
 
 
 
 
 
 
 

Oslo, 02. mai 2012 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
 



DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN - REGNSKAP PRIVATE OG OFFENTLIGE MIDLER 
Resultatregnskap 2011 

    
DRIFTSINNTEKTER Noter 2011 2010 
    
Salgsinntekter 3,4,5 27 272 026 30 218 814 
Abonnementsinntekter 4 1 951 031 1 778 220 
Offentlige tilskudd 2 32 130 000 31 987 135 
Kompensasjoner 16 998 643  
Salgsinntekter landslotteriet 6 2 408 905  
Andre inntekter  27 300 123 778 
Sum driftsinntekter  64 787 905 64 107 947 
    
DRIFTSKOSTNADER    
Varekostnad 1 23 439 216 26 252 074 
Lønnskostnad 1,12 10 916 788 10 393 253 
Avskrivning varige driftsmidler 1 10 730 47 417 
Annen driftskostnad 1 21 211 571 15 538 425 
Utbetalte tilskudd 1 13 365 183 12 460 852 
Sum driftskostnad  68 943 488 64 692 021 
    
NETTO TIL/FRA OFFENTLIGE MIDLER    
Overførte offentlige midler til neste år 2,15 -1 484 458 -2 679 269 
Overførte offentlige midler fra tidligere år 2,15 2 679 269 2 287 762 
    
DRIFTSRESULTAT PRIVATE MIDLER  -2 960 772 -975 581 
    
FINANSINNTEKTER OG FINANSKOSTNADER    
Sum finansinntekter  377 890 271 286  
Sum finanskostnader  378 6 
Resultat av finansposter  377 512 271 280 
    
    
ÅRSRESULTAT  -2 583 260 -704 301 
    
Endring i egenkapitalen:    
Egenkapital med lovpålagte restriksjoner    
Felt-/Skifelt 8 -227 606 -232 713 
Prosjekt Grasrot 8 -537 463 -215 482 
    
Egenkapital med selvpålagte restriksjoner    
Overførte midler DFS Trygdefondet 14 -19 208 -19 375 
Døvles veteranpremiefond   7 000 
    
Annen egenkapital    
Fri egenkapital  -1 798 983 -243 731 
Sum  -2 583 260 -704 301 
 



  2011 2010 
EIENDELER    
    
ANLEGGSMIDLER    
Varige driftsmidler    
Driftsløsøre, inventar, kontormaskiner 9 10 730 21 461 
Sum varige driftsmidler  10 730 21 461 
    
Finansielle anleggsmidler    
Finansiering reservedelslager Sauer 10 500 000 500 000 
Sum finansielle anleggsmidler  500 000 500 000 
    
SUM ANLEGGSMIDLER  510 730 521 461 
    
OMLØPSMIDLER    
Varer 11 8 718 882 8 664 094 
    
Fordringer    
Kundefordringer  6 377 705 1 962 498 
Andre kortsiktige fordringer 11 1 070 730 1 286 425 
Sum fordringer  7 448 435 3 248 923 
    
Bankinnskudd, kontanter og lignende 13 9 313 078 10 730 275 
    
SUM OMLØPSMIDLER  25 480 395 22 643 292 
    
SUM EIENDELER  25 991 125 23 164 753 
    
 
  2011 2010 
EGENKAPITAL OG GJELD    
    
EGENKAPITAL    
Med lovpålagte restriksjoner    
Rekrutteringsfremmende tiltak  319 956 319 956 
Felt-/skifelt 8 457 414 685 020 
Skytebanesikkerhet  49 662 49 662 
Markedsføring/informasjon  82 544 82 544 
Prosjekt Grasrot 8 0 537 463 
Sum  909 576 1 674 645 
    
Med selvpålagte restriksjoner    
DFS Trygdefondet 14 532 832 552 040 
Døvles veteranpremiefond  7 000 7 000 
Sum  539 832 559 040 
    
Annen egenkapital    
Fri egenkapital  7 906 107 9 705 090 
Sum  7 906 107 9 705 090 



    
SUM EGENKAPITAL  9 355 515 11 938 775 
    
GJELD    
Kortsiktig gjeld    
Ubenyttet offentlige midler 15 1 484 458 2 679 269 
Leverandørgjeld  7 181 468 6 055 550 
Skyldig offentlige avgifter  742 580 831 447 
Annen kortsiktig gjeld  7 227 104 1 659 712 
Sum kortsiktig gjeld  16 635 610 11 225 978 
    
SUM GJELD  16 635 610 11 225 978 
    
SUM EGENKAPITAL OG GJELD  25 991 125 23 164 753 
    

 
 
 

Oslo, 02. mai 2012 
 

 
 
 
 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
Regnskapsprinsipper 

 

Årsregnskapet er satt opp i samsvar med regnskapslovens bestemmelser og er utarbeidet 
etter norske regnskapsregler.  Anbefalinger til god regnskapsskikk for ideelle 
organisasjoner er lagt til grunn der dette er ansett formålstjenlig.  For øvrig er god 
regnskapsskikk for små foretak lagt til grunn. 
 
Årsregnskapet omfatter Det frivillige Skyttervesens private midler og offentlige midler.  
Det er utarbeidet et separat regnskap for offentlige midler mottatt over statsbudsjettet 
og som er inntatt som note i regnskapet.  Eventuelle offentlige midler som ikke er 
benyttet i tildelingsåret overføres til bruk senere år.  Disse inngår i betalingsmidlene og 
er oppført som ubenyttede offentlige midler i balansen. 
 



Aktiviteten som er finansiert over DFS’ private midler, er i regnskapet fordelt på følgende 
virksomhetsområder: 
 

- Salg av våpen, ammunisjon og organisasjonsartikler, 
- drift av Norsk Skyttertidende, 
- utvikling og salg av administrasjonsprogram for skytterlag og skyttersamlag, 
- landslotteriet 2011, og 
- annen organisasjonsvirksomhet som tar til seg kostnader som ikke dekkes av 

det offentlige tilskuddet. 
 
Transaksjoner regnskapsføres til verdien på transaksjonstidspunktet.  Tilskuddet over 
statsbudsjettet resultatføres i tildelingsåret.  Med tildelingsåret menes samme året som 
tilskuddet er ment å dekke driften av Det frivillige Skyttervesen.  Øvrige offentlige 
tilskudd resultatføres i samme år som tilsagn blir gitt.  Annen inntekt resultatføres når 
den er opptjent.  Utgifter er kostnadsført i samme periode som tilhørende inntekt og 
aktivitet (sammenstillingsprinsippet). 
 
Det frivillige Skyttervesen er ikke skattepliktig for noen del av virksomheten. 
 
Klassifisering av balanseposter 
Omløpsmidler og kortsiktig gjeld omfatter normalt poster som forfaller til betaling innen 
et år etter balansedagen, samt poster som knytter seg til varekretsløpet.  Øvrige poster 
er klassifisert som anleggsmidler. 
 
Kundefordringer 
Kundefordringene er oppført i balansen til pålydende etter fradrag for avsetninger til 
forventet tap. 
 
Varebeholdninger 
Lager av innkjøpte varer for videresalg er verdsatt til laveste av anskaffelseskost etter 
FIFO-prinsippet og virkelig verdi. 
 
Varige driftsmidler 
Eiendeler bestemt til varig eie og bruk, balanseføres og avskrives.  Avskrivning 
gjennomføres lineært over driftsmidlets økonomiske levetid.   
 
Pensjonsforpliktelser 
DFS har avtale om avtalefestet pensjonsordning.  Ordningen er tilskuddsbasert gjennom 
medlemskap i Statens Pensjonskasse.  Det er derfor ingen pensjonsforpliktelser knyttet 
til ordningen. 



Note 1 – Fordeling av inntekter og kostnader         
  INNTEKTER KOSTNADER 
  Salgs- Andre   Vare- Lønns- Av- og ned- Annen Utbetalte   
    inntekter inntekter SUM Kostnader kostnader skrivninger driftskostnad tilskudd SUM 
Private midler                  
Salgsvirksomheten 26 002 152  26 002 152 22 075 700 1 326 825 10 730 1 916 756  25 330 011 
Norsk Skyttertidende 610 874 1 951 031 2 561 905 1 268 863 1 012 024  479 007  2 759 894 
Administrasjonsprogrammet 659 000  659 000 94 653 69 807  479 143  643 603 
Landslotteriet  2 408 905 2 408 905  246 136  1 470 325  1 716 461 
Øvrig virksomhet private midler  1 025 943 1 025 943  42 964  5 125 744  5 168 708 
Sum private midler 27 272 026 5 385 879 32 657 905 23 439 216 2 697 756 10 730 9 470 975  35 618 677 
           
Offentlige midler          
11 Administrasjon  32 130 000 32 130 000  6 870 307  4 057 341  10 927 648 
12a Landsskytterstevnet     568 788  1 678 859  2 247 657 
12b Nordisk Mesterskap     68 368  307 297  375 665 
12c Norgescupen i baneskyting     40 539  77 767 27 000 145 306 
12d NM skifelt og skogsløp     8 201  22 895 16 000 47 096 
13 Medaljer/diplomer og premier     8 626  610 463  619 089 
14 Tilskudd til lavere organisasjonledd        2 438 472 2 438 472 
15a Ordinære anleggsmidler     36 780  2 193 597 2 522 537 4 752 914 
15b Miljøpakkemidler     153 939  832 930 5 224 464 6 211 333 
16 Utdanning     285 648  791 901 96 676 1 174 225 
17 Ungdom og rekruttering     64 271  425 838 686 780 1 176 889 
18 Feltskyting/skifeltskyting     9 311  71 642 408 700 489 653 
19 Ammunisjonsbidrag        1 931 396 1 931 396 
20 Markedsføring     104 254  622 619 13 158 740 031 
21 Ny webportal       47 437  47 437 
Sum offentlige midler  32 130 000 32 130 000  8 219 032  11 740 596 13 365 183 33 324 811 
           
Sum totalt 27 272 026 37 515 879 64 787 905 23 439 216 10 916 788 10 730 21 211 571 13 365 183 68 943 488 



Note 2 - DFS offentlige midler   
INNTEKTER 2011 2010 
Ordinært tilskudd 26 200 000 26 200 000 
Tilbakef tidl utsatt innt.føring  36 687 
Miljøpakkemidler 5 000 000 5 000 000 
Andre tilskudd 930 000 750 448 
Sum inntekter 32 130 000 31 987 135 
   
UTGIFTER   
11 Administrasjon 10 927 648 10 365 404 
   
12 Arrangementer   
12a Landsskytterstevnet 2 247 657 2 436 157 
12b Nordisk Mesterskap 375 665 449 241 
12c Norgescupen i baneskyting 145 306 113 753 
12d NM skifelt og NM skogsløp 47 096 75 948 
Sum post 12 2 815 724 3 075 099 
   
13 Medaljer, diplomer og premier 619 089 600 000 
   
14 Tilskudd lag, samlag og kretser 2 438 472 2 443 890 
   
15 Anleggsavdelingen   
15a Ordinær drift 4 752 914 3 893 150 
15b Miljøpakken 6 211 333 4 574 890 
Sum post 15 10 964 247 8 468 040 
   
16 Utdanning 1 174 225 1 264 254 
   
17 Ungdom og rekruttering 1 176 889 1 334 521 
   
18 Felt- og skifeltskyting   
18a Feltskyting 340 000 361 600 
18b Skifeltskyting 149 653 214 888 
Sum post 18 489 653 576 488 
   
19 Ammunisjonsbidrag 1 931 396 2 537 139 
   
20 Markedsføring 740 031 829 199 
   
21 Prosjekt Idium web-portal  47 437 101 594 
   
Sum utgifter 33 324 811 31 595 628 
   
Merbruk av offentlige midler -1 194 811 391 507 
   
Overført off. midler fra tidligere år 2 679 269 2 287 762 
Overført off. midler til neste år 1 484 458 2 679 269 
Resultat offentlige midler 0 0 

 
 



Note 3 – Driftsregnskap salgsvirksomheten 
 SUM VÅPEN AMMUNISJON ANNET SALG 
 2011 Budsjett 2010 2011 2010 2011 2010 2011 2010 
Salgsinntekter          
Ordinære salgsinntekter 26 002 152 27 950 000 28 987 996 11 634 328 12 616 273 13 734 556 15 609 804 633 268 761 919 
Sum salgsinntekter 26 002 152 27 950 000 28 987 996 11 634 328 12 616 273 13 734 556 15 609 804 633 268 761 919 
          
Varekostnader          
Varekjøp 22 130 487 24 210 000 24 234 256 8 925 369 10 040 283 12 474 146 13 541 792 730 972 652 181 
Endring varelager -54 787  565 103 520 783 501 553 -428 136 55 847 -147 434 7 703 
Sum varekostnader 22 075 700 24 210 000 24 799 359 9 446 152 10 541 836 12 046 010 13 597 639 583 538 659 884 
          
Bruttofortjeneste 3 926 452  3 740 000 4 188 637 2 188 176 2 074 437 1 688 546 2 012 165 49 730 102 035 
Bruttofortjeneste i prosent 15,10 13,38 14,45 18,81 16,44 12,29 12,89 7,85 13,39 
          
Lønnskostnader 1 326 825 1 300 000 1 245 453       
          
Avskrivninger 10 730 11 000 10 730       
          
Annen kostnad          
Fraktkostnader 817 217 975 000 815 477       
Husleiekostnader 324 890 400 000 278 325      
Leasing/driftsavtaler 68 544 65 000 72 829       
Inventar, kontormaskiner 52 662 30 000 5 583    
Revisjon 60 300 65 000 61 470    
Andre konsulenttjenester 17 520 20 000 23 660       
Kontorrekvisita, trykksaker 82 032 50 000 43 109       
Telefon og porto 67 830 20 000 11 091       
Reise- og oppholdsutgifter 85 981 125 000 73 810       
Markedsføring 264 273 250 000 223 531       
Forsikringer 75 507 50 000 60 978       
Tap på fordringer   1 720       
Sum annen kostnad 1 916 756 2 050 000 1 671 583       
Driftsresultat 672 141 379 000 1 260 871       

 



Note 4 – Driftsregnskap for Norsk Skyttertidende 
 Regnskap Budsjett Regnsk 2010 
Driftsinntekter:    
Annonseinntekter 610 874 500 000 608 818 
Abonnementsinntekter 1 951 031 2 250 000 1 778 220 
Sum driftsinntekter 2 561 905 2 750 000 2 387 038 
    
Produksjon-/distribusjonskostnader    
Trykningsutgifter 819 700 820 000 821 500 
Porto- og distribusjon 449 163 475 000 541 775 
Sum produksjons-/distribusjonskost 1 268 863 1 295 000 1 363 275 
    
Lønnskostnader 1 012 024 900 000 958 234 
    
Annen driftskostnad    
Inventar, kontormaskiner osv 8 701 25 000 21 325 
Revisjonshonorar 16 750 15 000 17 075 
Andre honorarer 1 200 10 000 1 500 
Kontorrekvisita 13 905 10 000 14 244 
Telefon og porto 31 704 50 000 40 112 
Reise- og oppholdsutgifter 349 023 372 000 346 475 
Markedsføring 24 764 30 000 65 385 
Forsikring 2 960 3 000 2 901 
Avsetning til tap 30 000   
Sum annen driftskostnad 479 007 515 000 509 017 
Driftsresultat -197 989 40 000 -443 488 
    
Note 5 – Salg administrasjonsprogram til skytterlag og skyttersamlag 

 Regnskap Budsjett Regnsk 2010 
Inntekter:    
Salgsinntekter 659 000 700 000 622 000 
Sum inntekter 659 000 700 000 622 000 
    
Varekostnader:    
Tjenester til videresalg 94 653 100 000 89 440 
Sum varekostnader 94 653 100 000 89 440 
    
Lønnskostnader 69 807 100 000 57 340 
    
Annen driftskostnad    
Inventar kontormaskiner osv 26 105 25 000 28 212 
Konsulenthonorarer EDB 441 020 380 000 467 050 
Kontorrekvisita  15 000 10 242 
Telefon og porto 6 401 15 000 9 263 
Reise- og oppholdsutgifter 1 744 40 000 14 328 
Markedsføring 3 873 25 000  
Sum annen driftskostnad 479 143 500 000 529 095 
Driftsresultat 15 397 0 -53 875 
 
 
    



Note 6 – Landslotteriet 2011 
 Regnskap Budsjett Lotteri 2008 
Brutto salgsinntekter 4 294 925 6 000 000 5 817 625 
    
    
Til skytterlagene 1 886 020 2 760 000 2 775 005 
Netto salgsinntekter 2 408 905 3 240 000 3 042 620 
    
Lønnskostnader 246 136 200 000 222 475 
 
Annen driftskostnad    
Skrapelodd 292 812 175 000 175 000 
Lotterigevinster 971 634 1 200 000 1 104 753 
Kjøpte tjenester 123 972 100 000 162 437 
Kontorrekvisita 8 642 50 000 85 426 
Telefon og porto  200 000 200 834 
Reise- og oppholdsutgifter 23 265 20 000 10 213 
Salgsfremmende tiltak 50 000 300 000 308 141 
Sum annen driftskostnad 1 470 325 2 045 000 2 046 804 
 
Driftsresultat 692 444 995 000 773 341 
    
Note 7 – Øvrig virksomhet    

    
 Regnskap Budsjett Regnsk 2010 

Lønns-/personalkostnader 40 183 40 000 277 791 
Inventar og utstyr 51 487 20 000 30 082 
Reise- og oppholdsutgifter 6 326 50 000 39 832 
Sosiale kostnader 121 968 100 000 112 645 
Kontingenter og gaver 24 099 50 000 39 706 
Hedersbevisninger 88 025   
Forsikringer 19 208 25 000 19 375 
Leie storskjerm til LS 488 500 450 000 447 500 

 839 796 735 000 966 931 
 
Note 8 – Organisasjonsutgifter 

 
Regnskap 

 
Budsjett 

 
Regnsk 2010 

Landsskytterstevnet 186 457 250 000 360 274 
Felt-/skifelt, elektroniske finalefeltfigurer 227 606 200 000 232 713 
DFSU, rekrutteringsvirksomhet  130 000  
Kostnader prosjekt Grasrot 3 879 412 1 745 000 215 482 
E-post skytterlag og skyttersamlag 35 437 150 000 87 467 
 4 328 912 2 475 000 895 936 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

    



Note  9– Varige driftsmidler 
 Salgs-

avdelingen 
Øvrig 

virksomhet 
Offentlige 

Midler 
 

Sum 
Anskaffelseskost 01.01.11 162 056 192 325 621 241 975 622 
Tilgang 2011 0 0 0 0 
Avgang 2011 0 0 0 0 
Anskaffelseskost 31.12.11 162 056 192 325 621 241 975 622 
Akkumulerte avskrivninger 31.12.11 151 325 192 325 621 241 964 891 
 
Bokført verdi 31.12.11 

 
10 731 

 
0 

 
0 

 
10 731 

 
Årets ordinære avskrivninger 

 
10 730 

  
 

 
10 730 

     
Økonomisk levetid 5 år    
Avskrivningsplan 20 %    

 
Note 10 – Fordringer/gjeld 

    

Fordringer med forfall senere enn ett år:    
   2011 2010 

Finansiering reservedelslager Sauer   500 000 500 000 
     

Ingen del av gjelden forfaller senere enn 5 år 
 
Note 11 – Beholdninger 

  2011 2010 
 

Våpen   3 651 363 4 172 145 
Ammunisjon   3 821 991 3 393 854 
Organisasjonsartikler   1 245 528 1 098 095 
Sum   8 718 882 8 664 094 

     
Beholdning av premier og skjold   310 876 306 803 

     
Beholdningene er oppført til anskaffelseskost.  Ukurans er hensyntatt.  
Beholdningen av premier og plaketter er vurdert som forskuddsbetalt kostnad og inngår i 
posten "annen kortsiktig fordring".     
 
Note 12 – Lønnskostnader ansatte, godtgjørelser, lån til ansatte  
Samlede lønnskostnader i resultatregnskapet er fordelt på følgende 
poster: 

  

 2011 2010 
Lønnskostnader 9 207 861 8 730 379 
Folketrygdavgift 1 333 012 1 272 235 
Pensjonskostnader (AFP) 98 963 146 922 
Annen godtgjørelse 276 952 243 717 
Sum 10 916 788 10 393 253 
 
Antall årsverk i 2011: 15 

 
 

Generalsekretær 

 
 

Styret 
Lønn 820 845 80 000 
Annen godtgjørelse 9 815 153 600 
Sum 830 680 233 600 

 



Lønn og annen godtgjørelse til generalsekretær er samlet lønn og godtgjørelse til avtroppende 
generalsekretær i tiden 01.01-21.08.2011 samt til påtroppende generalsekretær i tiden 22.08-
31.12.2011. 
 
Lån til ansatte i organisasjonen utgjør kr 411 360. 
 
Som arbeidsgiver har DFS oppfylt kravet til obligatorisk tjenestepensjon (OTP) til sine ansatte 
gjennom avtale med Statens Pensjonskasse.  Det foreligger ikke andre avtaler om spesielle 
pensjonsrettigheter, sluttvederlagsordninger eller andre godtgjørelser. 
 

Revisor 2011 2010 
Kostnadsført honorar revisjon 134 000 167 250 
Kostnadsført annet honorar 33 500 3 500 
Sum 167 500 170 750 

 
Beløpet inkluderer merverdiavgift. 

 
Note 13 – Bundne midler, garantier, forpliktelser   
Bundne midler og garantier: 2011 2010 
Skattetrekkskonto 961 271 929 344 
Portogaranti  15 500 
Tollgaranti 865 894 250 000 
Garanti Landslotteriet 2 535 874 2 893 075 
Sum 4 363 039 4 087 919 

 
Forpliktelser: 
Framtidige utbetalinger av banebidrag etter Skytterboka kapittel 13. Det er pr 31.12.2011 gitt 
tilsagn for til sammen kr 3 454 000 i ordinært banebidrag samt bidrag til kjøp av banegrunn der 
Norges Skytterstyre har brukt retten gitt i kapittel 13 370 til å bestemme når forpliktelsene skal 
gjøres opp.  Tilsagnene er gitt under forutsetning av fortsatt offentlig tilskudd. 
 

Note 14 – DFS Trygdefondet  2011 2010 
Innbetalinger fra skytterlagene til dekning av forsikringspremie 50 241 48 023 
Årspremie ansvarsforsikring i IF Forsikring 69 449 67 398 
For lite innbetalt fra skytterlagene, belastet DFS Trygdefondet 19 208 19 375 

 
 

Note 15 – Ubenyttet offentlige midler   
Bokførte midler som gjelder mottatte tilskudd overført til senere år:  

   31.12.2011 31.12.2010 
Miljøpakkemidler overført til bruk neste år  1 633 371 2 844 704 
Merforbruk ordinære midler   -148 914 -165 435 
Sum  1 484 457 2 679 269 

 
Note 16 – kompensasjoner 
Beløpet gjelder sentralleddets andel av mva-kompensasjonen for 2011.  Beløpet er benyttet til 
finansiering av Prosjekt ”Grasrot”. 
 

 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2012 til å fatte følgende vedtak: 
Regnskap og årsberetning for private og offentlige midler for 2011 godkjennes. 

 



Sak 39/2012 Tingsak: Tildeling av LS 2016 
 
Det foreligger to søknader om tildeling av Landsskytterstevnet i 2016. 
 

1. Øvre Målselv skytterlag søker om å få arrangere LS i Øverbygd for 6. gang. I likhet med 
LS i 2006 planlegges bane og finaleskytinger på Råvatn skytebane, mens feltskytingene 
vil foregå i Mauken skytefelt, ca 7 km fra hovedarena. Forsvaret har påkostet Råvatn 
skytebane et betydelig beløp etter LS i 2006. 
 

2. Bodø Østre skytterlag søker på nytt LS i 2016, fem år etter forrige LS-arrangement i 
byen. Det planlegges å benytte de samme anleggene på Bestemorenga, som ble 
benyttet i 2011. Bodø kommune har 200 års jubileum dette året, og kommunen har 
vært en av pådriverne for at LS igjen skal komme til byen. 

Skyttertinget 2011 tildelte Nord-Norge landsdel LS i 2016. Det ble ikke vedtatt ytterligere 
stedfesting av arrangementet. 
 
Deltakerantall ved de tre forhenværende LS på søkerstedene: 
Bodø:  2011  =  3700  2001  =  3539  1991  =  4553 
Målselv: 2006  =  3151  1996  =  3067  1986  =  3192 
 
Nedenfor drøftes de to søkerstedene mot hverandre i forhold til flere vesentlige kriterier.  
 
Administrasjonens drøfting:  
Det er positivt at det er reell konkurranse om å få tildelt et landsskytterstevne. At to 
skytterlag nå ønsker å få tildelt organisasjonens viktigste arrangement i 2016, vitner om at 
LS er et attraktivt arrangement både for skytterlagene og for kommunene og områdene 
rundt et LS-arrangement. 
Begge søknadene er gjennomarbeidet og stort sett godt dokumentert. For å kunne 
sammenligne søknadene deles disse inn i noen hovedkriterier. 
 
Arena 

• Øverbygd/Målselv  
Råvatn skytebane ligger fint til ikke langt fra Skjold sentrum. Skyteretningen på 
skytebanene er nord/nord-øst, noe som er optimalt med tanke på sollys. 
Skivekapasiteten på 200 meter er 40 skiver. Det er imidlertid tilfredsstillende på et 
stevne som har noe mindre antall deltakere. I tillegg er områdene rundt dekket av 
furuskog, som fungerer fint som vindskjerming. I tillegg til innledende baneskyting, 
planlegges alle finalene, inkludert de feltmessige, på hovedarenaen. Innledende 
feltskyting vil som tidligere bli lagt til Forsvarets skytefelt på Mauken, ca 7 km fra 
hovedarenaen. Skytterne fraktes med buss fra opprop nær hovedarena til feltområdet. 
Forsvaret har i dag 10 feltbaner med strøm, som kan benyttes ved innføring av 
elektronikk på felten. 
 

• Bodø 
Bodø Østre skytterlag arrangerte som kjent LS i 2011, og satser hovedsaklig på 



gjenbruk av sitt kompakte anlegg på Bestemorenga. Arenaen holdt mål til LS i 2011, og 
det forventes ikke store oppgraderinger. Dersom det blir aktuelt med elektronikk på 
felten i 2016, vil arrangøren selvsagt legge til rette for dette.  
Skytebanene har skyteretning sør-vest, noe som gir motlys på ettermiddagen. I tillegg 
er skytebanene ganske utsatt for vær, både tåke og vind.  

Parkering 
• Øverbygd/Målselv  

Arrangøren planlegger en vesentlig utvidelse av parkeringsplassen ved inngangen til 
hovedarenaen. I tillegg er det planlagt hovedcamp kun 500 meter fra hovedarenaen, 
noe som vil gi et mindre behov for parkering. 
 

• Bodø 
Parkeringen på Bestemorenga fungerte bra i 2011, og Bodø Østre skytterlag planlegger 
derfor å benytte samme område til parkering i 2016. I tillegg har de travbanen like i 
nærheten som reserveområde for parkering. 

Innkvartering 
• Øverbygd/Målselv  

Hovedcampen planlegges denne gang på Skogstad-jordene, ca 500 meter fra 
hovedarenaen. Strøm og tilfredsstillende sanitæranlegg skal opprettes. På bakgrunn LS 
i 1996 og 2006 kalkuleres det med 600 campingvogner og rundt 30 telt. Arrangøren 
har også muligheter for camping andre steder i sentrum av Skjold.  
 
Rundhaug hotell er siden LS forrige gang blitt nedlagt. Man må derfor ned til Bardufoss 
for å finne hotellkapasitet rundt 40 km unna hovedarenaen. Innen en kjøreavstand på 
ca 70 km, vil det være drøyt 200 hotellrom tilgjengelig. DFS` behov på LS har på det 
meste vært i underkant av 130. I tillegg kommer overnatting for tingrepresentantene. 
Det er også en rekke hytter, leiligheter og kaserner i området med totalt over 700 
sengeplasser. 
 

• Bodø 
Bodø Østre skytterlag ønsker i likhet med i 2011 å opprette flere litt mindre camper for 
campingvogner/-biler og telt. I tillegg er det tre store campingplasser i Bodø, som tar 
til sammen rundt 450 campingvogner.  Behovet i 2011 var på ca 650 enheter. 
Hotellkapasiteten i Bodø er god. 

Tilgjengelighet – Aktiviteter 
• Øverbygd/Målselv  

Målselv kommune ligger ganske midt i Troms fylke. Øverbygd ligger ca 4 mil fra 
flyplassen i Bardufoss, som betjenes av både SAS og Norwegian. Fra Tromsø lufthavn 
er det 12 mil, mens det er 14 mil til flyplassen på Evenes (Narvik). Det er muligheter for 
busstransport fra alle disse flyplassene til Øverbygd. 
 



Området rundt Øverbygd kan by på mye flott natur, med gode muligheter for 
fjellturer, fisking, riding og padling. Foruten dette ligger Polar Zoo en times kjøring fra 
arenaen. Polarbadet på Bardufoss og Norges nasjonalfoss, Målselvfossen, er også 
populære besøkssteder. 
 

• Bodø 
Bodø er fylkeshovedstanden i Nordland, og et viktig trafikknutepunkt i Nord-Norge. 
Nordlandsbanen (tog) har sitt endepunkt i Bodø, og flyplassen ligger nesten ”midt i” 
byen. Dessuten anløper Hurtigruta i sentrum av byen og det er fergeforbindelse til 
blant annet Lofoten. 
 
Bodø er en middels stor norsk by med rundt 50.000 innbyggere, noe som medfører at 
stedet har et godt aktivitetstilbud for de fleste aldersgrupper. Kino, badeland, bowling, 
lekeland og et rikt uteliv er noe av det Bodø kan tilby tilreisende skyttere. Stedet har i 
tillegg mye flott natur og flere kulturattraksjoner. Norsk luftfartsmuseum ligger i byen 
og det gamle Kjerringøy handelssted ligger fire mil lenger nord. Av naturopplevelser 
kan nevnes Saltstraumen, havørn safari og båtturer til Lofoten. 

Annet 
• Øverbygd/Målselv  

Forsvaret har gjort betydelige oppgraderinger på blant annet standplassbyggene for å 
minske støyen i området. Dette har medført støyvegger for annenhver skytter. Disse 
støyveggene kan ikke fjernes helt. For skyttere vil dette trolig oppfattes som positivt, 
men skaper noen utfordringer for NRK sin produksjon. NRK har vært på befaring på 
arenaen sammen med representant fra administrasjon, og konklusjonen er at dette er 
løsbart, men ikke ideelt.  
 

• Bodø 
Bodø by feirer 200 år i 2016. Dette er noe av bakgrunnen for at Bodø kommune har 
vært en pådriver for at byens skytterlag skal søke landsskytterstevnet dette året. 
Jubileet vil trolig medføre økt aktivitet i byen gjennom sommeren og LS-uka. 

Begge søknadene viser til støtte fra fylke og kommune.  
 
Administrasjonens konklusjon 
De to søknadene er etter administrasjonens vurdering svært gode alternativer, og begge 
arrangørene har tidligere vist at de er i stand til å gjennomføre flotte landsskytterstevner. 
Verken Øvre Målselv eller Bodø Østre vil være avhengig av å ruste opp sine arenaer for 
store pengebeløp.  
 
Innkvarteringskapasiteten taler til fordel for Bodø, da både tilgang til hotell og privat 
innkvartering er betydelig bedre enn i Målselv. Geografisk sett må organisasjonen også 
påregne større utgifter til reise og oppholdskostnader i Målselv enn i Bodø. Når 
organisasjonen nå utsettes for et økonomisk press på sine bevilgninger, er det således 
besparende å legge LS til Bodø istedenfor Målselv. 
 



Selv om arenaen på Bestemorenga (Bodø Østre) er mer vær- og vindutsatt enn 
banearenaen på Råvatn (Øvre Målselv), er det en fordel at Bestemorenga framstår som en 
kompakt arena uten transport til feltskytingen. Feltarenaen i Mauken er også mer 
vindutsatt enn Bestemorenga generelt.  
 
Erfaringstallene viser at et stevne i Bodø trekker ca. 500 deltakere flere enn i Målselv. 
Antall deltakere er således til fordel for Bodø, men ingen faktor som har medført 
avgjørende vekt for administrasjonens anbefaling.  
 
I forhold til framtidig turnus for LS, er valget mellom Bodø og Målselv en viktig politisk 
beslutning ut over de kriterier som administrasjonen har drøftet ovenfor. 
Administrasjonen mener det politisk må tillegges betydelig vekt at hver landsdel har flere 
alternative arenaer som kan arrangere Landsskytterstevnet.  
 
Hvis Bodø tildeles LS i 2016, er det således en viss fare for at Nord-Norge vil bli stående 
igjen med kun en potensiell arrangør i framtiden. Øvre Målselv skytterlag mister utvilsomt 
kontinuitet i sin erfaring med å arrangere LS om de ikke tildeles LS i 2016. Det kan i sin tur 
videre medføre at de ikke ønsker eller mener seg kompetente til å søke senere. Hvis Bodø 
Østre etter LS 2016 synes 5-årsturnus blir for ofte, kan man også risikere at man ikke får 
søkere til LS i Nord-Norge ved neste korsvei. Om og når dette blir aktuelt er selvfølgelig 
avhengig av framtidig LS-turnus.  
 
Ovenstående vurderinger tilligger det Norges Skytterstyre og Skyttertinget å vektlegge. I 
forhold til de rent faglige og infrastrukturmessige kriterier vil imidlertid administrasjonen 
tilråde at Bodø Østre skytterlag tildeles Landsskytterstevnet i 2016. 
 
Forsvarets syn på valget mellom Øvre Målselv og Bodø 
Under behandling av saken, tilkjennega Forsvarets representant GIHV Kristin Lund, at 
Forsvaret foretrakk Bodø i forbindelse med deres mannskapsstøtte til LS i 2016.   
 
Habilitetsvurdering av Nord-Norges representant i Norges Skytterstyre 
Visepresident og Nord-Norges representant i Norges Skytterstyre, Henning Ivarrud, hadde 
i styrets marsmøte bedt Skytterstyret om å foreta en vurdering av hans habilitet i saken. 
Bakgrunnen er at han er medlem av Bodø Østre skytterlag. 
 
Det forelå til møte et notat til Skytterstyret fra advokat Sven Knagenhjelm der han drøfter 
reglene for habilitet og foretar en habilitetsvurdering av Henning Ivarrud. Han konkluderer 
med at Henning Ivarrud er habil til å delta i behandlingen av saken. 
 
Henning Ivarrud fratrådte møtet før styret drøftet og foretok en vurdering av hans 
habilitet. 
 
Enstemmig vedtak: 
Henning Ivarrud er habil til å delta i behandlingen i saken. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2012: 
 
Bodø Østre skytterlag tildeles arrangementet av Landsskytterstevnet 2016. 



Arrangøren må forholde seg til forutsetningene for arrangementet som framkommer i 
arrangøravtalen og tildelingsnotat fra Norges Skytterstyre, og avtalen mellom Forsvaret og 
DFS vedrørende støtte til LS for perioden 2011 – 2020.   
 
 
Norges Skytterstyres innbyr Skyttertinget 2012 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
Enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Sak 40/2012 Tingsak: Langtidsplan for DFS 
 
Det frivillige Skyttervesens (DFS) langtidsplan for 2012 – 2016 erstatter tidligere 
Handlingsplan III (1999 -2002), og de senere års aktivitetsplaner. Planen er utviklet 
gjennom en omfattende intern prosess sentralt i organisasjonen. Ideelt sett burde 
organisasjonsleddene under sentralnivået vært involvert i dette viktige arbeidet. Et sterkt 
tidspress for at planen skulle ferdigstilles til Skyttertinget 2012, har imidlertid medført at 
en slik ønsket prosess har vært umulig å gjennomføre. Når planen skal rulleres videre er 
det et mål at også de øvrige organisasjonsnivåene skal involveres i planarbeidet. 
 
Arbeidet med langtidsplanen startet etter prosessen DFS var gjennom høsten 2011, i 
forbindelse med Regjeringens forslag om kutt i bevilgningen på 6,2 millioner kroner for 
2012. Etter et stort engasjement fra hele organisasjonen opprettholdt Stortinget 
bevilgningen fra 2011 på 31,2 millioner kroner. Det ble der vedtatt en komitémerknad fra 
Utenriks- og forsvarskomiteen som tilsier at DFS skal gjennomføre en omstilling og tilpasse 
seg de nye kriteriene for tilskudd til forsvarsrelaterte organisasjoner. DFS har valgt å se på 
utfordringen som en fornyingsprosess.  
 
Norges Skytterstyre igangsatte umiddelbart en gjennomgang av dagens organisasjon, der 
Norges Skytterstyre, DFSU og administrasjonen gjennomførte en grundig analyse av 
organisasjonens sterke og svake sider, samt muligheter og utfordringer. Skytterstyret 
oppsummerte analysen.  
 
Denne langtidsplanen er utviklet med bakgrunn i Norges Skytterstyres analyse, DFS formål 
og definerte verdier for organisasjonen. Med dette som fundament fastsetter planen 
hovedmål i planperioden, som konkretiseres gjennom satsingsområder med mål, strategi, 
tiltak og ansvar.  
 
Gjennom en slik oppbygging av langtidsplanen skal tiltakene som igangsettes være 
målbare. Satsingsområdene skal være forpliktende for det strategiske og operative 
arbeidet i planperioden.  
 
Hvert organisasjonsledd gis definert medansvar for gjennomføring av planen.     
 
Langtidsplanen har definert et hovedmål og 6 satsingsområder for organisasjonen.  
 
Hovedmål i planperioden er: 
DFS skal styrke tilknytningen til det norske Forsvar og samfunn, gjennom bedre synlighet og en 



styrking av aktiviteten.   
 
De prioriterte satsingsområdene er: 

• Samarbeid med Forsvaret 
• DFS rolle som samfunnsaktør 
• Ungdom og rekruttering 
• Utdanning og kompetanse 
• Arrangement- og anleggsutvikling 
• Organisasjon og økonomi 

 
Langtidsplanen sier også hvordan måloppnåing skal sikres gjennom ansvarliggjøring av 
organisasjonen.  
 

• Norges Skytterstyre er ovenfor Skyttertinget ansvarlig for at Langtidsplan 2012-2016 
gjennomføres slik Skyttertinget bestemmer.  
 

• De sentrale utvalgene Ungdomsutvalget (DFSU) og Skifeltutvalget (SFU) gis i planen 
medansvar for enkelte satsingsområder/tiltak på nasjonalt nivå. Landsdelskretsene og 
samlagene gis tilsvarende medansvar på regionalt nivå. Lokalt ansvarliggjøres 
skytterlagene for det operative ansvaret for flere satsingsområder.  
 

• Generalsekretæren er ansvarlig ovenfor Skytterstyret for at Skytterkontorets ressurser 
prioriteres i samsvar med vedtatt plan. Generalsekretæren utarbeider en detaljert 
tiltaksplan med tidsfrister og ansvar for gjennomføring av tiltak i langtidsplanen. 
Tiltaksplanen blir lagt fram for Norges Skytterstyre til godkjenning, og evalueres 
deretter med jevne mellomrom.  
 

• Langtidsplanen evalueres en gang pr år, og de økonomiske konsekvenser av planen 
skal tas omsyn til ved behandling av årlig budsjett og budsjettsøknader til offentlige 
myndigheter.   

En rød tråd i langtidsplanen er styrket satsing på kompetanse og bedre synlighet i 
samfunnet gjennom tydeliggjøring av vår rolle som forsvars- og samfunnsaktør. Dette skal 
skje gjennom et bevisst samarbeid med Forsvaret, og en bevisst satsing på 
kompetanseheving og rekrutteringsarbeid. Utad vil vi også bevisstgjøre vår satsing på 
arrangement- og anleggsutvikling, og ha en tydeligere strategi ovenfor våre bevilgende 
myndigheter og politikere.  
 
Langtidsplan 2012 – 2016 vedlegges sakspapirene for Skyttertinget 2012.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2012: 
 
Det frivillige Skyttervesens Langtidsplan for perioden 2012 – 2016 godkjennes.  
 
 



Norges Skytterstyres innbyr Skyttertinget 2012 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
Enstemmig vedtatt 

 
 
 

Sak 41/2012 Tingsak: Skyteprogram 15 meter 
 
Spydeberg skytterlag har gjennom Follo skyttersamlag foreslått å endre programmene på 
15-meterskytingen. De foreslår at baneskytingsprogrammene på 100 og 200 meter også 
skal gjelde på 15 meter. 
 
Follo skyttersamlag har ikke tatt stilling til forslaget fra Spydeberg. De mener forslaget 
først bør sendes på høring.  
 
Drøfting: 
I DFS er innendørsskytingen først og fremst en aktivitet for rekruttering og inntrening av 
gode skytestillinger. I forhold til formålsparagrafen må det fastslås at det er feltskyting og 
baneskyting med grovkalibrede gevær som er hovedmålet, i tillegg til skifelt/skogsløp med 
skyting.     
 
På den annen side er det ingen tvil om at det rike stevnetilbudet med god deltakelse på 
innendørsstevnene er en berikelse for DFS-miljøet. Når dette skjer på forvinteren og ikke 
kommer i konflikt med feltskyttersesongen, er det slik sett svært positivt for DFS. 
Nåværende program ble innført ved innendørsskytingens oppstart i 1984, og 
stevnetilbudet og deltakelsen innendørs har vokst seg til å bli en stor del av DFS sitt 
stevnetilbud om høsten og vinteren. Etter innføring av elektronikk, har de også blitt mer 
attraktive arrangement å gjennomføre. 
 
Dette synet deler også forslagsstillerne fra Spydeberg skytterlag. De mener imidlertid at 
dagens programmer, spesielt for klasse 3 – 5, ikke er i samsvar med de ferdigheter vi 
ønsker å utvikle i DFS på det ordinære baneskytingsprogrammet. De vil således ha mer 
hurtigskyting på liggende og serier som innebærer stillingsskifter.  
 
Ettersom det ikke er beskrevet noen finaleskyting fra DFS på nåværende program, er de 
også lite tilfreds med at de finaler som arrangørene av større stevner gjennomfører, ikke 
er i DFS ånd. Dette er ofte finaler med stående skyting enkeltskudd, i motsetning til våre 
finaler utendørs som foregår med hurtigskyting i serier med liggende skytestilling.  
Administrasjonen er enig med Spydeberg skytterlag i at programmet for 15-
meterskytingen både kan og bør endres i tråd med programmene som benyttes utendørs 
på 100 og 200 meter. Elektronikken medfører også at det ikke er problemer med 
stillingsskifter i en og samme serie.  
 
Utendørsprogrammet har vært benyttet av flere arrangører av innendørsstevner i store 
deler av landet. Tilbakemeldingene fra arrangørene har vært svært positive. Flere synes 
dagens program er noe kort når de skal kjøre på stevner, og således er innføring av 
mesterskapsomgangen kjærkommen trening for mer hurtigskyting liggende, som må sies å 
være basisøvelsen i forhold til skyteferdighet i DFS. 
 



Når det innføres en finaleskyting medfører det også mer spenning og dramatikk når 
eksempelvis et samlagsmesterskap skal avgjøres. Lokalt kan man bestemme om denne 
finalen skal går fortløpende, eller om man velger å samle finaleskytingen til slutt som på et 
utendørs samlagsstevne. 
 
Administrasjonen mener det ikke er nødvendig å sende dette forslaget til høring som Follo 
skyttersamlag ønsker. Dette begrunnes også med at det i første omgang er tilstrekkelig å 
likestille dagens program med utendørsprogrammet. Således vil arrangører fortsatt ha 
mulighet til å benytte nåværende program. Noen steder vil det nok være slik at 
banekapasiteten blir svekket når man skal skyte program med stillingsskifter, samt at man 
fortsatt må ta høyde for at det finnes anlegg som skyter på papp, hvor stillingsskifter i 
samme serie blir umuliggjort. 
 
Skytterbokas punkt 11.130 sier at større programendringer på 15 meter må forelegges 
Skyttertinget. Administrasjonen mener derfor at forslaget om å likestille 
utendørsprogrammene som alternativ til nåværende innendørsprogram på 15 meter må 
forelegges Skyttertinget 2012. Om det blir gjort vedtak om å likestille disse programmene, 
utarbeider administrasjonen forslag til ny tekst i Skytterbokas 11.130. Denne forelegges til 
Skytterstyrets septembermøte, og trer i kraft foran innendørssesongens start 1. november 
2012.     
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til 
Skyttertinget 2012: 
 
Som nytt offisielt mesterskapsprogram på 15 meter, likestilles mesterskapsprogrammet 
som benyttes utendørs på 100 og 200/300 meter i Skytterbokas punkt 11.110, med dagens 
mesterskapsprogram på 15 meter i Skytterbokas punkt 11.130. Ordningen skal gjelde fra 
1/11-2012. 
 
 
Norges Skytterstyres innbyr Skyttertinget 2012 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. 
Enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Sak 42/2012 Tingsak: Budsjettsøknad for offentlige midler 2014 
 
I ”REGLEMENT FOR ØKONOMISTYRING I STATEN, fastsatt ved kongelig resolusjon av 12. 
desember 2003 og gjennom ”BESTEMMELSER OM ØKONOMISTYRING I STATEN” fastsatt 
samme dato, er det fastlagt kriterier for driftsstøtte over forsvarsbudsjettet kap.1719 post 
71: 
 
”Den overordnede målsettingen for organisasjoner som mottar driftsstøtte, er å styrke 
forsvarsviljen- og eller evnen hos det norske folk og å være nyttig for totalforsvaret. 
Opplysningsorganisasjonene som mottar driftsstøtte må ha som mål å styrke 
folkeopplysningen gjennom informasjons- og holdningsskapende arbeid. Det legges vekt 
på at informasjonen skal representere et mangfold. 
 



Øvrige organisasjoner skal bidra til økt interesse for rekruttering til Forsvaret, samt bidra 
til å opprettholde Forsvarets evne og vilje til å utføre sine oppgaver så vel som folkets 
forsvarsmotivasjon. Internasjonal fredsbevarende og fredsbyggende aktiviteter 
vektlegges.” 
 
Forsvarsdepartementet (FD) har de senere år endret kriteriene for tilskudd. Endringene 
går i prinsipp ut på å tydeliggjøre forskjell på drift og prosjekter/aktivitet. FD har tidligere 
signalisert at dette i utgangspunktet ikke har som målsetting å redusere bevilgningene til 
de frivillige organisasjoner, men er ment å skulle systematisere og tydeliggjøre på en 
bedre måte enn før hva pengene brukes til.  
 
Fra og med budsjettåret 2012 ble det utarbeidet nye retningslinjer og kriterier for tildeling 
av støtte. Dette innbefatter blant annet en mer aktivitetsbasert tildeling av støtte f.o.m. 
2012, samtidig som driftsstøttens betydning reduseres. Dette stiller større krav til 
organisasjonenes aktivitetsbaserte virksomhet, hvor aktiviteter som støtter opp under 
Forsvaret og Forsvarets oppgaver i større grad blir tydeliggjort.  
 
I Regjeringen sitt forslag til Statsbudsjett 2012 ble det som kjent foreslått en reduksjon i 
bevilgningen til DFS på 6,2 mill kr. Dette ble i Statsbudsjettet delvis forklart med at 
”organisasjoner som er forespeilet redusert tildeling i 2012, anses å ha mindre relevans for 
Forsvarets måloppnåelse. Det er også forventninger om interneffektivisering og 
sammenheng mellom aktivitetsnivå og størrelsen på driftstilskuddet” 
 
Etter et stort engasjement fra hele organisasjonen, og bred politisk støtte, opprettholdt 
Stortinget bevilgningen på 31,2 mill kr. til DFS for 2012. Med bevilgningen fulgte Utenriks- 
og forsvarskomiteens merknad som gir DFS utfordringer i 2012:  
 
”Komiteen vil peke på den rollen som Det Frivillige Skyttervesen (DFS) fyller i det norske 
samfunnet, blant annet gjennom å stille skytebaner som benyttes til øving av Heimevernet 
og politiet, våpenopplæring av unge og voksne, avvikling av skyteprøver for storviltjegere 
og avholdelse av det årlige Landsskytterstevnet. DFS bidrar gjennom sin virksomhet til å 
opprettholde forsvarsviljen i et bredt lag av folket og til å skape kunnskap om og sunne 
holdninger til våpenbruk.  
 
Komiteen har merket seg at DFS i 2011 fikk bevilget 31,2 mill. kroner til drift og at 
forslaget til bevilgning for 2012 er på 25 mill. kroner. Komiteen vil på bakgrunn av dette be 
om at DFS tildeles 31,2 mill. kroner i tilskudd også for 2012 innenfor kap. 1719 post 71.  
 
Komiteens mindretall, medlemmene fra Arbeiderpartiet, Sosialistisk Venstreparti og 
Senterpartiet, viser til det har vært en bred dialog med organisasjonene som mottar 
driftsstøtte over forsvarsdepartementets budsjett, om endringer i tilskuddsordningene 
med større vekt på støtte til aktiviteter, men at DFS i høringene om budsjettet ga uttrykk 
for at de har behov for mer tid til å tilpasse seg de nye retningslinjene. 
 
 Mindretallet forutsetter at organisasjonen bruker dette året til nødvendig omstilling i lys 
av de nye retningslinjene for tildeling av drifts- og aktivitetsstøtte over 
forsvarsdepartementets budsjett. 
 
Komiteens mindretall har flertall i Stortinget, slik at mindretallets merknad følger med 
bevilgningen. 



Med bakgrunn i komitémerknaden har Skytterstyret igangsett flere tiltak, det mest 
ressurskrevende er utarbeidelse av ny Langtidsplan 2012 -2016 som nå blir lagt fram for 
Skyttertinget. Videre har vi gjennomført tiltak for å synliggjøre vår bruk av midlene bedre, 
blant annet gjennom en ny inndeling av budsjettet mellom drift, aktivitet og bundne 
midler. Representanter for Skytterstyret og administrasjonen har også gjennomført en 
rekke møter med politikere og FD for å skape mer forståelse for DFS aktiviteter og 
betydning for forsvaret og samfunnet.  
 
Sentralt i utfordringen vi nå står ovenfor er de grunnreglene DFS driver sin virksomhet 
etter. Grunnreglene slår blant annet fast at organisasjonens formål skal nås gjennom 
ungdoms- og rekrutteringsarbeid, instruksjon i våpenbruk, øving og konkurranser i bane- 
og feltmessige skytinger. 
 
DFS er en breddeorganisasjon, og hele vår aktivitet legges opp til å nå så mange som mulig 
gjennom lokale rekrutteringstiltak, markedsføring gjennom stevneaktivitet og lokale 
tilbud, utdanning av tillitsvalgte og instruktører. 
 
DFS er en praktisk utøvende organisasjon som trenger baneanlegg. Det er viktig å 
understreke betydningen av å ha en desentralisert skytebanestruktur, der hvert skytterlag 
har tilgang på egen bane eller felles baneanlegg innen rimelig reiseavstand. Bygging og 
vedlikehold av baner blir i stor grad gjort på dugnad, med støtte fra offentlige og midler 
som lagene selv skaffer til veie. Organisasjonen arbeider målbevisst med miljøforbedrings-
tiltak gjennom den såkalte ”Miljøpakka”.     
 
Tilskuddsordningen fra Forsvarsdepartementet 
Siden denne budsjettsøknaden skiller seg vesentlig fra de tidligere års budsjettsøknader, 
vil vi gjengi de nye målsettinger og kriterier for tilskudd slik at de blir kjent for 
Skyttertinget:  
 
Målet med tilskuddsordningen 
Forsvarsdepartementet ønsker å stimulere til økt kunnskap om og forståelse for norsk 
sikkerhets- og forsvarspolitikk, og at samfunnet bidrar til, og støtter opp under Forsvarets 
mål og prioriteringer. Organisasjoner og virksomhet som støtter opp om Forsvarets 
oppgaver eller bidrar til å styrke befolkningens kunnskap og forståelse av norsk forsvars- 
og sikkerhetspolitikk, kan søke midler over Forsvarsdepartementets budsjett, kapittel 
1719, post 71. Tildelingen skjer etter gitte kriterier.  
 
Målgrupper  
Tilskuddsordningen er i hovedsak ment for medlems-, interesse- og frivillige 
organisasjoner, og andre ikke- offentlige aktører. I praksis vil dette bety to hovedgrupper: 
 

• Organisasjoner som har som hovedmål å drive forsvarsrelatert virksomhet. 
• Organisasjoner og virksomhet som planlegger å iverksette et prosjekt som er relevant 

for Forsvaret eller norsk forsvars- og sikkerhetspolitikk, men som ikke nødvendigvis har 
som primærmål å drive forsvarsrelatert virksomhet.  

Hovedtildeling av drifts- og prosjektstøtte 
I hovedtildelingen kan organisasjoner som har som hovedmål å drive forsvarsrelatert 
virksomhet søke tilskudd. Støtten deles i drifts- og prosjektstøtte. Driftsstøtte kan gis til 



faste administrative utgifter, som for eksempel kontor og lønn. Prosjektstøtten knyttes til 
organisasjonens aktiviteter som gjennomføres for å nå organisasjonens mål.  
 
I vurderingen av søknadene, legger Forsvarsdepartementet stor vekt på at 
organisasjonene har gode prosjektbeskrivelser og klare mål for sin virksomhet og sine 
prosjekter, og at prosjektene og aktivitetene for øvrig faller inn under de gitte kriteriene 
for tildeling av tilskudd.  
 
Annen prosjektstøtte  
Utenom hovedtildelingen tildeler Forsvarsdepartementet ren prosjektstøtte to ganger i 
året i selve budsjettåret. Virksomheter som ikke har som primærmål å drive 
forsvarsrelatert aktivitet, men som planlegger å iverksette et prosjekt som er relevant for 
Forsvaret eller norsk forsvars- og sikkerhetspolitikk kan søke denne prosjektstøtten.  
 
For organisasjoner som har som hovedmål å drive forsvarsrelatert virksomhet, kan 
ordningen støtte prosjekter som ikke kunne forutses ved søknadsfristen for 
hovedtildelingen. Prosjektene det søkes støtte til må være konkrete og tidsavgrensede 
aktiviteter eller arrangementer, og falle inn under de gitte kriteriene for tilskudd. 
 
Kriterier 
Følgende kriterier for tildeling av støtte vektlegges: 
 

• Aktivitet og prosjekter som støtter opp under Forsvarets virksomhet 
• Aktivitet og prosjekter som fremmer rekruttering til Forsvaret 
• Aktivitet og prosjekter som omfatter tverrsektorielt samarbeid 
• Aktivitet og prosjekter med betydelig informasjonseffekt 
• Dagsaktuelle og prioriterte saker 
• Aktivitet som fremmer forsvarsviljen og Forsvarets forankring i Norge 

Det er en forutsetning at prosjektene ikke dupliserer eller konkurrerer med Forsvarets 
egen virksomhet. Søknader om prosjektstøtte som fremmer samarbeid mellom 
forsvarsrelaterte organisasjoner og dermed medfører synergieffekter vil bli tillagt vekt 
under behandlingen. 
 
Generelt om vurdering av prosjektstøtte 
Prosjektstøtte vil normalt betinge en egeninnsats, med mindre en vurdering av 
prosjektet/organisasjonen tilsier noe annet. 
 
Prosjektstøtten skal i hovedsak benyttes til selve aktiviteten. Det vil vurderes individuelt 
hvorvidt prosjektstøtten også skal omfatte prosjektbaserte lønns- og driftsutgifter. Dette 
skal begrenses til det strengt nødvendige og behovene må være godt dokumentert i 
søknaden. 
 
Ny inndeling av budsjettsøknaden 
Som følge av nye tilskuddskriterier har Skytterstyret lagt til grunn en fordeling mellom 
drift, aktivitet og bundne midler som er drøftet med FD på ressursdialogmøte 19. april i år.  
 
DFS fikk da muntlig tilslutning til fordelingen som er innarbeidd i budsjettsøknaden for 
2014. Norges Skytterstyre har vedtatt en tilsvarende endring av Skyttertingets 



budsjettsøknad for 2013, der søknadsfristen var 1. juni.   
 
På ressursdialogmøtet ble detaljeringsgrad på søknaden tatt opp. Kriteriene kan forstås 
slik at hver enkelt aktivitet under eksempelvis ”Utdanning” skal spesifiseres som egne 
prosjekt i søknaden. DFS ga klart uttrykk for at en oppdeling av søknaden på 
underpostnivå ikke kan aksepteres, da våre aktiviteter det påfølgende år blir svært lite 
forutsigbare. En slik detaljstyring tilsier også at FD vil avgjøre hvilke kurs/aktiviteter som 
skal gjennomføres hvert år, noe vi mener vil være i strid med vår demokratiske 
organisasjons grunnregler. DFS fikk muntlig tilslutning til å oppgi samlet søknadssum for 
hvert hovedprosjekt, og beskrive hvilke aktiviteter prosjektene omfatter.  
 
Inndelingen mellom drift, aktivitet og bundne midler som er lagt til grunn i 
budsjettsøknaden er følgende (lønnsmidler er fordelt etter Skytterkontorets 
ressursinnsats på postene): 
 

Post Drift Aktivitet Bundne 
11 Administrasjon X   
12 Arrangement  X  
14 Driftstilskudd lavere organisasjonsledd X   
15A Ordinære banebidrag X   
15B Spesielle støytiltak (miljøpakke)   X 
16 Utdanning  X  
17 Ungdom og rekruttering  X  
18A Feltskyting  X  
18B Skogsløp/Skifeltskyting  X  
19 Ammunisjonsbidrag  X  
20 Markedsføring/informasjon X/2 X/2  
21 Andre prosjekter X   

 
Som det går fram av inndelingen er posten ”Medaljer, diplomer, merker” fjernet. Posten er 
fordelt på tilhørende arrangementer, og det opprettes en ny underpost for 
landsdelskretsstevner under ”Arrangement”. Kostnad med hedersbevisninger er lagt på 
private midler.  
 
Satsingsområder i Langtidsplan 2012 – 2016 
Langtidsplanen har definert 6 satsingsområder for organisasjonen. I budsjettsøknaden 
fokuseres det på noen satsingsområder som medfører vesentlig økonomisk innsats, samt 
våre skytebaneanlegg som er fundamentet for aktiviteten i DFS.  
 
De prioriterte områdene i budsjettsøknaden er: 
 

1. Samarbeid med Forsvaret 
2. Skytebaneanlegg 
3. Ungdom og rekruttering 
4. Kompetanseutvikling 
5. Arrangement 

1. Samarbeid med Forsvaret 
DFS søker hele tiden å legge forholdene best mulig til rette for vårt virksomhetsområde.  



DFS ønsker således å styrke det forpliktende samarbeidet med Forsvaret gjennom flere 
utdannings- og rekrutteringstiltak samt videreutvikling av avtalene om bruk av 
baner/bygningsmasse. DFS har over flere tiår hatt samarbeidskurs med HV for utdanning 
av skyteinstruktører. Siden 2007 er dette også gjennomført med deler av med Hæren. DFS 
ønsker nå å styrke denne aktiviteten ovenfor Forsvaret gjennom nye samarbeids- og 
rekrutteringstiltak i Langtidsplan 2012 – 2016.    
 
DFS ønsker å styrke sitt bidrag til Forsvaret gjennom bedre utnyttelse av den skytefaglige 
spisskompetanse som innehas av mange unge skyttere i DFS i vernepliktig alder. DFS 
hadde en kort periode fra 2005 – 2008 samarbeid med HVUV som ivaretok behovene for 
systematisk skytetrening under førstegangstjenesten, samtidig som soldatene ble gitt en 
fagmilitær utdanning og trening til skarpskyttere i Heimevernet. I 2008 ble imidlertid 
HVUV lagt ned og ordningen lagt på is inntil videre. Ordningen viste at DFS kan bidra med 
viktig kompetanse og ferdigheter til Forsvaret, og vi ønsker at den i langtidsplanen 
foreslåtte kompetansegruppen skal se nærmere på felles kompetanseutvikling gjennom 
tilbud til eksempelvis HV-ungdomsledere.  
 
DFS har i sine ungdomskull en relativt stor andel kvinnelige skyttere. Det bør utformes en 
strategi i samarbeid med Forsvaret slik at DFS kan støtte bestrebelsene med å informere 
og rekruttere de mest motiverte og best egnede av begge kjønn til Forsvarets 
mangeartede virksomhet. Herunder bør fokus fortsatt rettes mot ungdomsklassene på 
Landsskytterstevnet, sentrale kurs for tillitsvalgte og regionale seminarer. DFS er kjent 
med Forsvarets uttalte målsetting om minimum 25 % kvinneandel i oppsetningene og har 
bl.a. dette som en målsetting ved de tiltak som nevnt ovenfor.  
 
I en tid med et forsvar i sterk omorganisering og mange nordmenns opplevelse av et 
redusert nærvær av avdelinger, må vi som en frivillig forsvarsorganisasjon kunne hevde at 
vårt nærvær overalt i landet er viktigere enn noen gang. Ivaretakelse av skytebaner og 
arbeidet med å ha aktive skytterlag som driver med holdningsskapende våpenopplæring 
får en økt betydning.  
 
2. Skytebaner/anlegg 
Av de totale bevilgninger fra FD brukes hvert år ca. en tredjedel til anleggssektoren. Av 
disse midlene er 5 mill. kr. bundne til støyforbedringstiltak på eksisterende baner med 
høyt støynivå, det såkalte Miljøpakkeprosjektet. Dette prosjektet vil gå over mange år. 
Intensjonen med prosjektet er å verne eksisterende virksomhet mot avvikling som følge av 
skjerpede krav til støyutslipp og støykonsesjonsbehandling innført i 1993. Arbeidet er 
langsiktig og vil på sikt tilpasse støyutslipp fra eksisterende skyteanlegg til retningslinjene 
for støy i arealplanlegging (T-1442) som følge av utførte støydempingstiltak gjennom 
Miljøpakken.  
 
Det gjenstår fortsatt et større antall skytebaner på listen over baner som har behov for 
støydemping for å harmonere utslipp av støy med støyretningslinjene. Det gjennomføres 
årlig et omfattende arbeid, i form av tekniske utredninger for å finne de til en hver tid 
mest egnede prosjektene. Dette arbeidet gir de nødvendige avklaringer for valg av 
prosjekter som tilfredsstiller den nødvendige støydempingseffekt og som etter utbygging 
tilnærmet harmonerer med støyretningslinjene. Utredningsarbeidet må ses på som en 
kontinuerlig prosess.  
 
For å holde de økonomiske rammer innen anleggssektoren har Norges Skytterstyre fra 



januar 2012 innført midlertidig stopp i all tildeling av banebidrag, både til nyanlegg og 
vedlikehold. Dette som følge av et etterslep i størrelsesorden 2,6 mill til dette formål. I 
tillegg kommer ca 0,8 mill kr i bidrag til kjøp av grunn, slik at det totale etterslepet er på ca 
3,4 mill kr.   
 
Når DFS søker om en økning av støtten til skytebanesektoren har det hovedsaklig sin 
bakgrunn i store etterslep og et økende økonomisk støttebehov på grunn av stadig høyere 
krav til miljø- og sikkerhetsmessige løsninger, som igjen betyr høyere kostnader for 
skytterlagene. Den generelle kostnadsøkning i bygg- og anleggsbransjen spiller også en 
viktig rolle, noe som gir grunn til bekymring for dette spesielt viktige satsningsområdet.  
 
FS har store kostnader til juridisk og teknisk bistand for enten å beholde eksisterende 
baner eller å bygge nye, lengre vekk fra bebyggelse. Et økende press for flytting av baner 
vekk fra boligområder fører også til et øket behov for juridisk og teknisk bistand.  
 
Med dagens vanskelige rammebetingelser for bygging av nye skytebaner er det av største 
betydning å vedlikeholde eksisterende anlegg. Økte tilskudd genererer økt egeninnsats fra 
skytterlagene, og bidrar dermed til betydelig verdiskapning i samfunnet. Selv om FD har 
gitt utrykk for at DFS må redusere antall skytebaner, mener vi at dette må reguleres av 
skytterlagene og frivilligheten i lagene. I langtidsplanen har vi lagt til grunn at det skal 
være en skytebane innen rimelig reiseavstand, for å opprettholde og styrke aktiviteten.  
 
Til eventuelle prosjekter som retter seg mot nye miljøtiltak, som eksempelvis sanering av 
nedlagte skytebaner, vil det bli søkt om egne prosjektmidler utenom de ordinære tilskudd.  
 
II 2006 igangsatte DFS en total gjennomgang av de sikkerhetsmessige forhold på alle 
skytebaner tilhørende tilsluttede skytterlag. Prosjektet er omfattende og vil kreve 
økonomisk innsats i flere år framover. Målsettingen i langtidsplanen er at alle 
skytebaneanlegg skal tilfredsstille sikkerhetskrav innen 2016.    
 
Konsekvensene av manglende ressurser på skytebanesektoren vil først og fremst være 
redusert innsats i miljøpakkearbeidet fordi kostnadsveksten i anleggssektoren er stor. 
Støydempingstiltak utført gjennom miljøpakkeprosjektet vil de nærmeste årene fortsatt 
ha behov for tilføring av midler og om mulig bør det gis kompensasjon for prisutviklingen i 
anleggssektoren. Manglende kompensasjon for prisutvikling vil medføre at oppnådd 
miljøeffekt forsinkes fordi prisutviklingen innebærer at kun 2 anlegg kan støydempes årlig. 
 
Samtidig vil den totale sikkerhetsgjennomgang av alle baner forsinkes og ordinær støtte til 
nyanlegg og vedlikehold reduseres og utsettes som nevnt ovenfor.  
 
3. Ungdom og rekruttering 
Skytterstyret ønsker gjennom langtidsplanen å gjennomføre flere tiltak for å styrke 
rekrutteringen. Dette gjelder særlig lederutvikling, aktivitetsstøtte samt kurs og samlinger 
for tillitsvalgte.  
 
De øvrige breddetiltakene – som Dugleiksmerket, Den norske skyttermedalje, 
Forsvarsmerket, skoleskyting og skyteskoler – opprettholdes og styrkes gjennom 
informasjonstiltak, utvikling av støttemateriell og økonomiske tiltak. Nye trekk i 
aktiviteten blir støtte til rekrutteringen til Forsvarets nye struktur, herunder også 
rekruttering av kvinner til tjeneste i Forsvaret. I vårt samarbeid med FD, bl.a. ved møter i 



infoforum, kan informasjonen mot våre kvinnelige medlemmer formes slik Forsvaret 
ønsker det. I 2011 hadde DFS ca 16 000 – 17 000 medlemmer som var 20 år eller yngre. 
Herav ca 25 % kvinner. 
 
All den tid vi baserer vår virksomhet på skyting med grovkalibret ammunisjon, tilsvarende 
den som Forsvaret nytter, er hele den store ungdomsgruppen godt forberedt på den 
aktivitet som venter i militærtjenesten. 
 
DFS vil sterkt framheve den holdningsskapende virksomhet som ligger i bunnen for all 
skyteaktivitet. Utøverne opparbeider en god evne til å følge regler og bestemmelser for 
opptreden og behandling av skytevåpen. En egenskap som samfunnet har uvurderlig nytte 
av.  
 
Norges Skytterstyre har en klar intensjon om at kostnadene med å være aktiv skytter i 
ungdomsklassene i vår virksomhet skal holdes under kontroll og helst reduseres. 
Skytterstyret ønsker således å videreføre ordningen med ammunisjonsbidrag til skyttere 
som er 20 år og yngre, for å styrke rekrutteringen. Gjeldende satser for tilskudd til 
nedskrivning av ammunisjon er for tiden kr 1,20 for patroner og 0,60 for kuler. Det synes 
likevel klart at dersom DFS får redusert bevilgning vil denne posten måtte vurderes.  
 
4. Kompetanseutvikling 
Langtidsplanen legger opp til en satsing på kompetanseutvikling i hele organisasjonen, noe 
som også medfører et visst økonomisk løft for utdanningsavdelingen. Hovedmålet for 
kompetanseløftet er at flest mulig skyttere skal rekrutteres gjennom motiverte og 
kvalifiserte tillitsvalgte som tilretterlegger optimalt for økt aktivitet i alle DFS sine 
disipliner.  
 
Satsingen på rekruttering av instruktører og tillitsvalgte gjennom styrking av kurstilbudet 
er sentralt i den fornyingsprosessen DFS er inne i. Dette gjenspeiler seg i alle 
satsingsområder i planen, der eksempelvis skytebanekontaktordningen er planlagt styrket 
med regionale skytebanekontakter som får ekstra opplæring og oppfølging fra kontorets 
anleggsavdeling.  
 
Organisasjonen har gjennom 2011 innført nytt administrasjonsprogram og nye web-
løsninger som vi forventer oss mye av i tiden framover. For å utnytte systemene trengs det 
god opplæring og oppfølging, og her vil samlagenes IT-kontakter bli sentrale i den videre 
utviklingen.  
 
Forutsatt at kursvirksomheten rettet mot Forsvarets behov øker som forventet, innebærer 
langtidsplanen en ekstra stilling fra 2015.  
 
5. Arrangementsutvikling 
Landskytterstevnet er organisasjonen sitt utstillingsvindu, og vår viktigste arena for å vise 
fram hva DFS er og står for. Gjennom tettere samarbeid med arrangør og flere 
utenomsportslige opplevelser ønskes det å videreutvikle Landsskytterstevnet som et 
sportslig mønsterarrangement i DFS sin regi.   
 
For å heve den generelle standarden på arrangement og forhåpentligvis gjøre disse mer 
attraktive ønsker Norges Skytterstyre å gjennomføre konkrete tiltak rettet mot 
videreutvikling av våre arrangementer. Tiltakene retter seg særlig mot framtidige TV-



konsept slik at arrangement også utenfor Landsskytterstevnet kan gjøres attraktive for TV-
ruta.  
 
Skytterstyret ønsker også å rette fokus mot våre feltmessige øvelser. Tidligere i år ble det 
satt ned et feltutvalg, som nå har utarbeidet forslag til handlingsplan for feltskyting som 
skal sendes på høring til samlagenes ombudsmøter. Handlingsplanen blir lagt fram til 
behandling på Skyttertinget i 2013.  
 
Elektronisk målmateriell  
Overgangen til elektronisk målmateriell og publikumsløsninger er fortsatt i sterk utvikling. 
Generelt vil organisasjonen bruke en del resurser på å følge opp utviklingen på dette felt. 
Hva overgangen til elektronisk anvisning vil koste oss i årlige utgifter er vanskelig å 
tallfeste, men vi har allerede sett at organisasjonen vil få en del nye utgiftsposter i denne 
sammenheng.  
 
Nye modeller av elektronisk skivemateriell må testes og godkjennes før det tas i bruk. 
Forsvaret har igangsatt innføring av elektronisk anvisning også i feltskyting. Etter tentativ 
framdriftsplan skal nytt målmateriell for finfelt, stang og felthurtigskyting være klart til LS 
2014, og grovfelt til LS 2015.  
 
Etter en prosess og et samarbeid med Klima- og forurensningsdirektoratet (KLIF) og Norsk 
Institutt for Vannforskning (NIVA) gir DFS kun bidrag til elektronisk målmateriell som 
miljømessig er en gunstigere løsning. Dette materiellet er imidlertid vesentlig dyrere enn 
det mekaniske og krever derfor økte midler for i ønskelig grad å påvirke lagene og 
samlagene til anskaffelse av slikt materiell.     
 
Budsjettforslaget 
I budsjettforslaget for 2014 er inndelingen endret som tidligere nevnt. Med bakgrunn i 
komitémerknad og signal fra FD om ”realistisk ambisjonsnivå” er det også foretatt en 
endring av søknadssum, slik at denne nå er mer tipasset de senere års bevilgninger. I 
søknaden er det likevel tatt inn kompensasjon for forventet lønns- og prisstigning, samt 
sett opp en årlig sum på 2 mill kr. til nye tidsavgrensede prosjektet som det er ønskelig å 
gjennomføre.    
 
I budsjettsøknaden blir økonomisk prognose fra langtidsplanen lagt til grunn, slik at den 
samlede søknadssum for 2014 er 36 mill. kr. Søknaden vil da bli fordelt på ordinær søknad 
om drift og prosjektmidler (faste prosjekt/aktivitet), og søknad om egne prosjektmidler til 
spesielle tiltak.  
 
DFS har de senere år gjort en målrettet innsats for at de mest prioriterte sektorer skal 
forbli relativt uberørt, på tross av delvis manglende kompensasjon for lønns- og 
prisstigning i perioden 2001 - 2011. Med full kompensasjon i hele perioden skulle 
budsjettsøknaden blitt betydelig høyere, men vi ser at de senere års søknader blir 
oppfattet som urealistisk eller for ambisiøse. Det synes å være mer formålstjenelig at 
Skyttertinget kan behandle og prioritere midler i en søknad som er mer realistisk i forhold 
til hva DFS kan forvente å få i tilskudd.  
 
Skyttertinget må som vanlig gi Skytterstyret fullmakt til å foreta de nødvendige 
prioriteringer ut fra de midler som departementet stiller til rådighet, og eventuelt endre 
innretning av søknaden dersom tilskuddskriteriene skulle bli endret før søknadsfrist i 



2013.  
 
I løpet av 2014 må Skytterkontoret flytte til nye lokaliteter. Nåværende huseier, ISS 
Landscaping, skal selv flytte da eiendommen er solgt og omregulert til boligformål. Det er 
lagt inn en sum på kr. 500.000 på ”Andre prosjekter” til flyttingen.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2012: 
 
Det søkes Forsvarsdepartementet/staten om en samlet bevilgning på kr 36 000 000 for år 
2014. 
 

Skytterstyret gis fullmakt til å foreta endringer på søknaden når tilskuddskriteriene for 
2014 er fastsatt. 
 
Forslaget til budsjett for 2014 ser slik ut sammenlignet med Skytterstyrets justerte søknad 
for 2013 og bevilgning for 2012, fordelt på poster etter ny modell:  
 

POST/ 
TILTAK BUDSJETTSØKNAD 2014 

SØKT FOR 
2013 (ny) 

BEVILGET 
2012 (ny)) 

 
Drift Aktivitet Bundne Sum Sum Sum 

11  
Administrasjon 6 950 000 

  
6 950 000 6 850 000 6 739 000 

 
    

 
      

12 
Arrangementer   3 400 000 

 
3 400 000 3 300 000 2 600 000 

 
    

 
      

13  
Medaljer, diplomer, 
premier 

     
635 000 

 
    

 
      

14  
Driftstilskudd lavere 
org.ledd 2 050 000 

  
2 050 000 2 050 000 2 044 000 

 
    

 
      

15  
Anleggsavdelingen     

 
      

15a  
Ordinære  
anleggsmidler  5 500 000 

  
5 500 000 5 500 000 5 047 000 

15b  
Tilskudd fra  
miljøpakken   

 
6 000 000 6 000 000 5 750 000 5 000 000 

 
    

 
      

16  
Utdanningsavdelingen   3 700 000 

 
3 700 000 3 600 000 3 061 000 

 
    

 
      

17  
Ungdom og rekruttering   2 700 000 

 
2 700 000 2 600 000 2 035 000 

 
    

 
      

18  
Felt- og skifeltskyting     

 
      

18a  
Feltskyting   500 000 

 
500 000 450 000 372 000 



18b  
Skogsløp- og 
skifeltskyting   300 000 

 
300 000 300 000 235 000 

19  
Ammunisjonsbidrag   2 000 000 

 
2 000 000 2 000 000 2 130 000 

20  
Informasjon og 
markedsføring 1 200 000 1 200 000 

 
2 400 000 2 350 000 1 842 000 

21  
Andre prosjekter 500 000   

 
 500 000   100 000 

SUM 16 200 000 13 800 000 6 000 000 36 000 000 35 000 000 31 840 000 
 
Merk: Beløp for 2012 er kr 640.000 høyere enn bevilget. Beløpet delfinansieres med 
tilskudd fra Frifond kr 350.000 som nyttes som tilskudd til skyteskole og ungdomsprosjekt. 
I tillegg kr 230.000 til rekruttering og kr 60.000 til post 13 som finansieres med bruk av 
private midler. 
 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2012 til å gjøre følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas.  
Enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Sak 43/2012 Tingsak: Budsjett for private midler 2013 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2012: 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget til å vedta følgende budsjett for private midler for 
2013. 
 

 
BUDSJETTFORSLAG PRIVATE MIDLER 2013 

 
Note Forslag 2013 Budsjett 2012 Regnskap 2011 

Driftsinntekter 
    Salgsvirksomheten 1 25 750 000 28 250 000 26 002 152 

Norsk Skyttertidende 2 2 700 000 2 730 000 2 561 905 
Salg IT-løsninger lag og samlag 3 1 300 000 1 300 000 659 000 
Landslotteriet 

 
0 0 2 408 905 

Kompensasjoner og andre innt 
 

1 000 000 
 

1 025 943 
Sum driftsinntekter 

 
30 750 000 32 280 000 32 657 905 

     Driftskostnader 
    Salgsvirksomheten 1 25 510 000 27 726 000 25 330 011 

Norsk Skyttertidende 2 2 700 000 2 730 000 2 759 894 
IT-løsninger lag og samlag 3 1 300 000 1 300 000 643 603 
Landslotteriet 

 
0 0 1 716 461 

Øvrig virksomhet 4 810 000 1 030 000 839 796 
Organisasjonsutgifter 5 560 000 610 000 4 328 912 
Sum driftskostnader 

 
30 880 000 33 396 000 35 618 677 



     Driftsresultat 
 

-130 000 -1 116 000 -2 960 772 

     Finansposter 
    Finansinntekter 
 

400 000 450 000 377 890 
Finanskostnader 

 
1 000 1 000 378 

Netto finansposter 
 

399 000 449 000 377 512 

     Resultat  
 

269 000 -667 000 -2 583 260 
 
 
 
 
 
 
 



Note 1 - Salgsvirksomheten 
        

 
SUM VÅPEN AMMUNISJON ANNET SALG 

 

Forslag 
2013 

Budsjett 
2012 

Regnskap 
2011 

Forslag 
2013 

Budsjett 
2012 

Forslag 
2013 

Budsjett 
2012 

Forslag 
2013 

Budsjett 
2012 

Salgsinntekter 
         Ordinære salgsinntekter 25 750 000 28 250 000 26 002 152 11 500 000 11 500 000 13 500 000 16 000 000 750 000 750 000 

Sum salgsinntekter 25 750 000 28 250 000 26 002 152 11 500 000 11 500 000 13 500 000 16 000 000 750 000 750 000 

          Varekostnader 22 250 000 24 485 000 22 075 700 9 775 000 9 775 000 11 850 000 14 080 000 625 000 630 000 

          Bruttofortjeneste 3 500 000 3 765 000 3 926 452 1 725 000 1 725 000 1 650 000 1 920 000 125 000 120 000 
Bruttofortjeneste i 
prosent 13,59 13,33 15,10 15,00 15,00 12,22 12,00 16,67 16,00 

          Lønnskostnader 1 400 000 1 350 000 1 326 825 
      

          Avskrivninger 
 

11 000 10 730 
      

          Annen kostnad 
         Fraktkostnader 900 000 900 000 817 217 

      Husleiekostnader 400 000 400 000 324 890 
      Leie og leasing 80 000 80 000 68 544 
      Inventar/kontormaskiner 20 000 20 000 52 662 
      Revisjon 65 000 65 000 60 300 
      Andre konsulenttjenester 20 000 20 000 17 520 
      Kontorrekvisita, trykksaker 50 000 50 000 82 032 
      Telefon og porto 15 000 15 000 67 830 
      Reise- og oppholdsutgifter 100 000 135 000 85 981 
      Markedsføring 135 000 135 000 264 273 
      Forsikringer 75 000 60 000 75 507 
      Sum annen kostnad 1 860 000 1 880 000 1 916 756 
      

          Driftsresultat 240 000 524 000 672 141 
      



Note 2 - Norsk Skyttertidende 
   

 
Forslag 2013 Budsjett 2012 Regnskap 2011 

Driftsinntekter 
   Annonseinntekter 600 000 600 000 610 874 

Abonnementsinntekter 2 100 000 2 130 000 1 951 031 
Sum driftsinntekter 2 700 000 2 730 000 2 561 905 

    Produksjon-/distribusjonskostnader 
   Trykningsutgifter 750 000 830 000 819 700 

Porto- og distribusjon 500 000 550 000 449 163 
Sum produksjons-/distribusjonskost 1 250 000 1 380 000 1 268 863 

    Lønnskostnader 1 100 000 1 000 000 1 012 024 

    Annen kostnad 
   Kjøp inventar og utstyr 10 000 10 000 8 701 

Revisjonshonorar 17 000 17 000 16 750 
Andre honorarer 15 000 15 000 1 200 
Kontorrekvisita 10 000 10 000 13 905 
Telefon og porto 40 000 40 000 31 704 
Reise- og oppholdsutgifter 250 000 250 000 349 023 
Markedsføring 5 000 5 000 24 764 
Forsikring 3 000 3 000 2 960 
Tap på fordringer 

  
30 000 

Sum annen kostnad 350 000 350 000 479 007 

    Driftsresultat 0 0 -197 989 

     
Note 3 - IT-løsninger for skytterlag og samlag 

  
 

Forslag 2013 Budsjett 2012 Regnskap 2011 
Driftsinntekter 

   Salgsinntekter 1 300 000 1 300 000 659 000 
Sum driftsinntekter 1 300 000 1 300 000 659 000 

    Lisenser hjemmesider for videres. 100 000 
 

94 653 

    Lønnskostnader 100 000 100 000 69 807 

    Annen kostnad 
   Drifting og vedlikehold nytt system 560 000 600 000 

 Inventar og utstyr 25 000 
 

26 105 
Konsulenthonorarer EDB 350 000 500 000 441 020 
Kontorrekvisita 10 000 10 000 

 Telefon og porto, epost skytterlag etc 50 000 5 000 6 401 
Reise- og oppholdsutgifter 100 000 70 000 1 744 
Markedsføring 5 000 15 000 3 873 
Sum annen kostnad 1 100 000 1 200 000 479 143 

    Driftsresultat 0 0 15 397 



 
Note 4 - Øvrig virksomhet 

   
 

Forslag 2013 Budsjett 2012 Regnskap 2011 

    Lønns- og personalkostnader 45 000 300 000 40 183 

    Annen kostnad 
   Inventar og utstyr 30 000 30 000 51 487 

Reise- og oppholdsutg 40 000 40 000 6 326 
Representasjon 100 000 100 000 121 968 
Kontingenter og gaver 25 000 40 000 24 099 
Hedersbevisninger 50 000 

 
88 025 

Forsikring 20 000 20 000 19 208 
Leie av storskjerm til LS 500 000 500 000 488 500 
Sum annen kostnad 765 000 730 000 799 613 

    Sum kostnader øvrig virksomhet 810 000 1 030 000 839 796 
 
 

Note 5 - Organisasjonsutgifter 
   

 
Forslag 2013 Budsjett 2012 Regnskap2011 

Bruk av øremerkede midler 
   Rekrutteringsaktiviteter 160 000 160 000 

 Felt-/skifelt, elektroniske feltfigurer 200 000 100 000 227 606 
Prosjekt Grasrot 

  
3 879 412 

    Sum bruk av øremerkede midler 360 000 260 000 4 107 018 

    Bruk av annen egenkapital 
   Landsskytterstevnet 200 000 250 000 186 457 

E-post til alle skytterlag 
 

100 000 35 437 
Til andre formål, budsjettreserve 

   
    Sum bruk av annen egenkapital 200 000 350 000 221 894 

    Sum organisasjonsutgifter 560 000 610 000 4 328 912 
 

Jan Åge Gjerstad foreslo følgende: 
 
Norges Skytterstyre får fullmakt til å fastsette det endelige budsjettet for private midler 
2013, ut i fra de mål og prioriteringer som er satt i Langtidsplanen 2012 – 2016. Det 
forutsettes at budsjettet ikke i vesentlig grad legger opp til en svekking av organisasjonens 
egenkapital. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2012 til å fatte følgende vedtak: 
Jan Åge Gjerstad sitt forslag vedtas. 
Enstemmig vedtatt. 

 
 
 



Sak 44/2012 Markering av 100-årsjubileum for Stangskytingen 
 
Stangskytingen ble første gang arrangert ved landsskytterstevnet i 1912 i Elverum. Det vil 
si at det ved årets stevne på Voss er 100 år siden skytingen ble innstiftet. Vinner av 
skytingen tildeles Oberst Georg Stangs minnemedalje i gull, som er en av organisasjonens 
mest tradisjonsrike og prestisjefylte premier.  
 
Sett i lys av den tradisjon og status som Stangskytingen har, og den viktige symbolikk som 
ligger i øvelsens navn og utøvelse om de nære bånd mellom Forsvaret og DFS, har denne 
skytingen på mange måter en særstilling i organisasjonen.  
 
Med dette som bakgrunn foreslår administrasjonen å markere jubileet med en egen 
premiering i Stangskytingen, og en oppvisningsskyting i forkant av finalen.  
 
Drøfting: 
Administrasjonen foreslår å markere jubileet med en tilleggspremiering i form av en 
minnemedalje som tildeles alle som deltar i den innledende Stangskytingen på LS 2012. I 
tillegg til å være en viktig markering, vil dette samtidig være et tiltak for å motivere 
skytterne til å delta på Stang-skytingen. 
 
Kostnader til innkjøp av jubileumspremier begrenses oppad til 50 000 kr, hvorav 
Heimevernet har signalisert å kunne støtte med 50 % av kostnadene begrenset oppad til 
25 000 kr. Ved at anslag om ca 2800 - 3000 deltakere vil dette gi en nettopris pr premie på 
17 – 18 kr. For DFS sin del dekkes kostnadene gjennom bruk av private midler, med 
mindre det gjenstår ubenyttede midler i det offentlige budsjettet – post 13.  
 
Administrasjonen ser for seg en premiering med en medalje med Stangmedaljens motiv og 
påskriften ”1912 – 2012”. Sett i lys av Heimevernets bidrag ønsker GIHV å være delaktig i 
utferdigelsen av premien. Det forusettes at premieringen skjer gjennom en 
masseprodusert premie til en relativt lav kostnad for å holde seg innenfor skissert 
økonomisk ramme.  
 
NRK er forelagt en idé om å markere årets jubileum med en oppvisningsskyting med 
tidligere profilerte Stangskyttere, som benytter et bredt utvalg av våpentyper. NRK er 
svært positive til en slik markering som innledning til Stangfinalen.  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Administrasjonen gis fullmakt til å utferdige og anskaffe en minnemedalje som tildeles alle 
som deltar i Stangskytingen på LS 2012. Totale kostnader til premiering skal ikke 
overskride 50 000 kr, som fordeles likt mellom HV og DFS. Kostnader for DFS dekkes over 
budsjettposten for private midler om det ikke gjenstår ubenyttede offentlige midler på 
post 13. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 



Sak 45/2012 Tildeling av hedersbevisninger 
 
Hedersbevisninger ble besluttet tildelt. Ført i B-protokoll. 

 
 
 

Sak 46/2012 Justering av stige for Skifeltmerket og Forsvarsmerket 
 
På bakgrunn av at Norges Skytterstyre har bedt DFSU å gå igjennom sine merker og 
merkekrav, har Skifeltutvalget valgt å gjøre det samme for de merkene som innbefatter 
utvalgets øvelser. 
 
Drøfting: 
Skifeltutvalget er av den oppfatning at det bør gjøres endringer i både Skifeltmerket og 
Forsvarsmerket. Bakgrunnen for dette er først og fremst et ønske om at regelverket blir 
helhetlig for de ulike merkene i DFS. SFU mener den merkestigen som blir brukt på 
dugleiksmerket bør gjelde som en mal også for skifeltmerket og forsvarsmerket, til tross 
for at dette medfører endringer i forhold til dagens merkestige. Skifeltutvalget har 
kommet fram til følgende anbefaling: 
 
Forsvarsmerket: 

Dagens merkestige  SFUs forslag til ny merkestige 
Bronsemerket 1. gang  Bronsemerket 1. gang 
Sølvmerket 2. gang  Sølvmerket 3. gang 
Gullmerket 3. gang  Gullmerket 5. gang 
Plakett 5. gang  Forsvarsmerkemedaljen* 10. gang 
Krus** 12. gang  Plakett 15. gang 

* Forsvarsmerkemedaljen eksisterer ikke pr i dag, men må utarbeides. Kostnadene til alle 
de ulike Forsvarsmerkene betales av den enkelte utøver, slik at en ny medalje ikke til 
medføre økte kostnader for DFS. 
** Kruset er ennå ikke produsert, men flere har klart merkekravet og venter på en 
avklaring. 
 
Skifeltmerket: 

Dagens merkestige  SFUs forslag til merkestige (uansett 
alder) 

Bronsemerket 1. gang  Bronsemerket 1. gang 
Sølvmerket 4. gang  Sølvmerket 3. gang 
Gullmerket 8. gang  Gullmerket 5. gang 
Skifeltmedaljen 8. gang  Skifeltmedaljen 10. gang 
Skifeltplaketten 18. gang  Skifeltplaketten 15. gang 

Etter 42 fylte år:    
Sølvmerket 1. gang    
Gullmerket 2. gang    
Skifeltmedaljen 2. gang    
Skifeltplaketten 6. gang    

 
SFU ønsker i tillegg å endre kriteriene for å få skifeltmerket. Dagens regelverket tilsier at 
tidskravet for å oppnå merket er gjennomsnittlig sluttid for de 3 beste i den respektive 



klasse tillagt 50%. I praksis betyr dette at alle som er med klarer merket. For å øke 
vanskelighetsgraden noe, ønsker SFU at tidskravet for å oppnå merket endres til 
gjennomsnittlig sluttid for de 3 beste i den respektive klasse tillagt 25 %. 
 
Administrasjonen er på linje med Skifeltutvalget i denne saken. Skifeltutvalgets forslag vil 
utvilsomt forenkle regelverket rundt disse merkene, noe som vil være en fordel. Det har 
vært litt frustrasjon rundt dette med alder (42 år) på skifeltmerket. Mange av de som fører 
merkekartotek i lag og samlag har ikke oversikt over alderen på den enkelte utøver. Dette 
vil selvsagt bli bedre med nytt medlemssystem, men det enkleste vil uansett være om det 
er ett merkekrav som er gjeldende for alle, uavhengig av alder. Dessuten er ikke dagens 
aldersinndeling (42 år) noen naturlig alder å dele inn i i DFS. Skulle man delt inn etter 
alder, burde det i så fall være 55, 65 eller 73 år. 
 
Når det gjelder beregningen av tidskravet for skifeltmerket mener imidlertid 
administrasjonen at man bør endre enda mer enn det SFU anbefaler. Begrunnelsen for 
dette er at det i de fleste klasser på lokalt plan er det mindre enn 3 deltakere. 
Administrasjonen mener derfor at tidskravet for å oppnå merket i hver enkelt klasse bør 
endres til: 
 

• Flere enn 4 delt:  
o Gjennomsnittlig sluttid for de 3 beste i den respektive klasse tillagt 25 % 

 
• 3 og 4 deltakere:  

o Gjennomsnittlig sluttid for de 2 beste i den respektive klasse tillagt 25 %  
 

• 1 eller 2 deltakere: 
o Vinnertiden i den respektive klasse tillagt 25 % 

Konklusjon 
Administrasjonen er av den oppfatning at det er riktig å endre regelverket rundt 
Skifeltmerket og Forsvarsmerket til tross for at det på kort sikt vil medføre litt forvirring 
rundt de ulike merkene. Blant annet vil det for eksempel være mange som alt har mottatt 
forsvarsmerkeplaketten (5 år), mens de etter nytt system først skulle få denne etter 15 år. 
 
På tross av dette tror administrasjonen at det på sikt vil være bra at de merkene vi har i 
DFS har en så enhetlig oppbygning som mulig. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
 
Reglementet i Skytterbokas § 12.280 Skifeltmerket endres fra 1/1- 2013 til følgende: 
 
Tidskravet for å oppnå merket er klassevis og etter følgende kriterier: 
 

• Flere enn 4 delt:  
o Gjennomsnittlig sluttid for de 3 beste i den respektive klasse tillagt 25 % 

 
• 3 og 4 deltakere:  



o Gjennomsnittlig sluttid for de 2 beste i den respektive klasse tillagt 25 %  
 

• 1 eller 2 deltakere: 
o Vinnertiden i den respektive klasse tillagt 25 % 

Merkekrav: 
Bronsemerket 1. gang 
Sølvmerket 3. gang 
Gullmerket 5. gang 
Skifeltmedaljen 10. gang 
Skifeltplaketten 15. gang 

 
Reglementet i Skytterbokas § 12.290 Forsvarsmerket endres til følgende: 

Bronsemerket 1. gang 
Sølvmerket 3. gang 
Gullmerket 5. gang 
Forsvarsmerkemedaljen 10. gang 
Plakett 15. gang 

Det utarbeides en ny Forsvarsmerkemedalje, basert på dagens Forsvarsmerke. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag til endringer i Skifeltmerket enstemmig vedtatt.  
Når det gjelder reglement for Forsvarsmerket i Skytterbokas punkt 12.290, sendes saken 
først til DFSU før saken tas opp til ny behandling i Skytterstyret. Enstemmig vedtatt.  

 
 
 

Sak 47/2012 Lagskyting LS – medaljer/premiering 
 
Skyttertinget 2011 vedtok at det skulle innføres lagskyting i klasse 3-5 for skytterlag på 
Landsskytterstevnet. Norges Skytterstyre skulle evaluere lagskytingen etter 2011 og 
utarbeide endelig reglement med innstruks foran LS 2012. 
 
Administrasjonens drøfting: 
Administrasjonen er av den oppfatning at modellen for lagskyting som har vært 
gjennomført som prøveordning de to foregående år har vært vellykket. Det er heller ikke 
kommet signaler om at det ønskes endringer på gjennomføringsformen fra 2010 og 2011. 
 
Premier 
De foregående år har vinnerlaget i lagskytingen mottatt et engangstrofé, Nordic Arenas 
premie som har vært en 18 cm sølvpokal. Nordic Arena AS har tilbudt seg å fortsette å gi 
denne premien som et årlig engangstrofe.  
 
Medaljer 
For at lagskytingen skal få status og anerkjennelse mener administrasjonen at det bør 
innføres en medalje som tildeles de tre beste lagene på lik linje som i samlagsskytingen.  
 



En negativ side ved å opprette nye medaljer er at det medfører økte kostnader. 
Sammenlikner man med Ese-medaljen, som er en ”uekte” medalje, så koster den årlig i 
underkant av 4000 kroner. Med en mann mindre pr lag, kan man derfor regne rundt 3000 
kroner årlig. I tillegg kommer selvsagt kostnadene til utforming, som er en 
engangskostnad.  
 
Som i samlagsskytingen hvor vi har Ese-medaljen, mener administrasjonen at vi bør 
benytte en slik anledning til å dedikere medaljen til en skytter som har gjort seg sterkt 
bemerket som utøver i DFS.  Mange navn har vært diskutert og evaluert, og 
administrasjonen har kommet fram til at medaljen bør hedre en kvinne som har vært en 
pioner i LS-historien. Navnet er Åse Moa, begrunnelsen for dette har vært følgende: 
 

• Åse Moa er med sine fem prinsessetitler den som har blitt skytterprinsesse flest 
ganger. 

• Åse Moa har vært en pioner blant kvinnelige skyttere i DFS på 1960 og-70-tallet. 
• Åse Moa har bidratt svært aktivt med rekrutteringsarbeid i eget skytterlag og samlag. 

 
Administrasjonen mener dette vil være et svært godt valg for å hedre en kvinnelig utøver, 
da de fleste trofeer og medaljer tidligere er oppkalt etter mannlige skyttere. Medaljen gis 
som Ese-medaljen preg av Åse Moa. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Lagskytingen for klasse 3 – 5 på Landsskytterstevnet gis følgende instruks: 
 

Kvalifisering til lagskytingen 
• Summen av de 3 beste skytterne fra hvert skytterlag i klasse 3-5 på baneskytingens 25-

skudd under LS kvalifiserer skytterlaget til lagskytingen. Ved poenglikhet rangeres 
skytterlagene etter innertierregel på alle 3 skyttere. Ved fortsatt likhet om siste plass, 
skilles disse lagene ved omskyting.  

• De maksimum 50 beste skytterlag er kvalifisert for lagskytingen. Antall lag begrenses 
av skivekapasiteten på 200/300 meter. 

• Lagets skytter med det dårligst rangerte 25-skudds resultat skyter første etappe. Den 
skytteren med det best rangerte 25-skudds resultat er ankermann. 

• Hvert skytterlag som kvalifiserer seg til lagskytingen gis mulighet til å benytte 1 reserve. 
Ved eventuell bruk av reserve, skal dette være skytteren som fra skytterlaget har det 
fjerde beste resultatet i klasse 3–5 på 25-skudden. Reserven må skyte den etappe som 
den skytter han erstatter skulle hatt.  

 
Gjennomføring av lagskytingen 
• I lagskytingen skytes samme 10-skudd som under samlagsskytingen for klasse 1-5.  
• Skytterlagene rangeres før hver etappe. 
• Ved poenglikhet rangeres skytterlagene etter innertierregel på alle lagets 3 skyttere. 

Ved fortsatt likhet om de 3 første plassene, skilles disse lagene ved omskyting. 
Omskytingen gjennomføres ved at alle lagets 3 skyttere skyter en ny 10-skudd. 

 
Premiering av lagskytingen 
• Vinnerlaget tildeles Nordic Arenas premie.  
• Skytterne på de 3 beste lagene tildeles Åse Moa-medaljen i valørene gylt (1. plass), 



sølv (2. plass) og bronse (3. plass). 
• Tildeling av Åse Moa-medaljen gis tilbakevirkende kraft for årene 2010 og 2011.  

 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 48/2012 Budsjettsøknad for offentlige midler 2013 
 
Forsvarsdepartementet (FD) har endret kriteriene for tilskudd siden budsjettsøknad for 
offentlige midler 2013 ble behandlet på fjorårets Skytterting. Norges Skytterstyre har i sak 
5/2012 tilpasset budsjett 2012 i henhold til FDs tildeling, og foretatt en inndeling av 
tilskuddet mellom drift, aktivitet og bundne midler. Denne inndelingen ble foretatt med 
bakgrunn i muntlige informasjon fra FD.  
 
Administrasjonen mottok fredag 20. april retningslinjer for tilskudd over kapittel 1719, post 
71. Vi har nå foretatt en tilsvarende inndeling av Skyttertingets vedtatte budsjettsøknad for 
offentlige midler 2013. Vi har da lagt til grunn de nye kriteriene for tilskudd, som her 
refereres i sin helhet:  
 
Målet med tilskuddsordningen 
Forsvarsdepartementet ønsker å stimulere til økt kunnskap om og forståelse for norsk 
sikkerhets- og forsvarspolitikk, og at samfunnet bidrar til, og støtter opp under Forsvarets 
mål og prioriteringer. Organisasjoner og virksomhet som støtter opp om Forsvarets 
oppgaver eller bidrar til å styrke befolkningens kunnskap og forståelse av norsk forsvars- og 
sikkerhetspolitikk, kan søke midler over Forsvarsdepartementets budsjett, kapittel 1719, 
post 71. Tildelingen skjer etter gitte kriterier.  
 
Målgrupper  
Tilskuddsordningen er i hovedsak ment for medlems-, interesse- og frivillige organisasjoner, 
og andre ikke- offentlige aktører. I praksis vil dette bety to hovedgrupper: 
 

• Organisasjoner som har som hovedmål å drive forsvarsrelatert virksomhet. 
• Organisasjoner og virksomhet som planlegger å iverksette et prosjekt som er relevant for 

Forsvaret eller norsk forsvars- og sikkerhetspolitikk, men som ikke nødvendigvis har som 
primærmål å drive forsvarsrelatert virksomhet.  

Søknadsfrister for tilskudd 2013 
Hovedtildelingen av tilskudd for 2013 over kapittel 1719, post 71 har søknadsfrist 1. juni 
2012. I tillegg kan det søkes prosjektstøtte 5. januar og 1. juni i selve budsjettåret (2013).  
 
Hovedtildeling av drifts- og prosjektstøtte 
I hovedtildelingen kan organisasjoner som har som hovedmål å drive forsvarsrelatert 
virksomhet søke tilskudd. Støtten deles i drifts- og prosjektstøtte. Driftsstøtte kan gis til 
faste administrative utgifter, som for eksempel kontor og lønn. Prosjektstøtten knyttes til 
organisasjonens aktiviteter som gjennomføres for å nå organisasjonens mål.  
 
I vurderingen av søknadene, legger Forsvarsdepartementet stor vekt på at organisasjonene 



har gode prosjektbeskrivelser og klare mål for sin virksomhet og sine prosjekter, og at 
prosjektene og aktivitetene for øvrig faller inn under de gitte kriteriene for tildeling av 
tilskudd.  
 
Annen prosjektstøtte  
Utenom hovedtildelingen tildeler Forsvarsdepartementet ren prosjektstøtte to ganger i året 
i selve budsjettåret. Virksomheter som ikke har som primærmål å drive forsvarsrelatert 
aktivitet, men som planlegger å iverksette et prosjekt som er relevant for Forsvaret eller 
norsk forsvars- og sikkerhetspolitikk kan søke denne prosjektstøtten.  
 
For organisasjoner som har som hovedmål å drive forsvarsrelatert virksomhet, kan 
ordningen støtte prosjekter som ikke kunne forutses ved søknadsfristen for 
hovedtildelingen. Prosjektene det søkes støtte til må være konkrete og tidsavgrensede 
aktiviteter eller arrangementer, og falle inn under de gitte kriteriene for tilskudd. 
 
Kriterier 
Følgende kriterier for tildeling av støtte vektlegges: 
 
• Aktivitet og prosjekter som støtter opp under Forsvarets virksomhet 
• Aktivitet og prosjekter som fremmer rekruttering til Forsvaret 
• Aktivitet og prosjekter som omfatter tverrsektorielt samarbeid 
• Aktivitet og prosjekter med betydelig informasjonseffekt 
• Dagsaktuelle og prioriterte saker 
• Aktivitet som fremmer forsvarsviljen og Forsvarets forankring i Norge 
 
Det er en forutsetning at prosjektene ikke dupliserer eller konkurrerer med Forsvarets egen 
virksomhet. Søknader om prosjektstøtte som fremmer samarbeid mellom forsvarsrelaterte 
organisasjoner og dermed medfører synergieffekter vil bli tillagt vekt under behandlingen. 
 
Generelt om vurdering av prosjektstøtte 
Prosjektstøtte vil normalt betinge en egeninnsats, med mindre en vurdering av 
prosjektet/organisasjonen tilsier noe annet. 
Prosjektstøtten skal i hovedsak benyttes til selve aktiviteten. Det vil vurderes individuelt 
hvorvidt prosjektstøtten også skal omfatte prosjektbaserte lønns- og driftsutgifter. Dette 
skal begrenses til det strengt nødvendige og behovene må være godt dokumentert i 
søknaden. 
 
Krav til søker 
Organisasjonene som søker støtte må være registrert i Brønnøysundregisteret. 
Søker må utarbeide målsettinger og indikatorer for måloppnåelse for aktiviteter og 
prosjekter det søkes støtte til. Det settes høye krav til realistisk ambisjonsnivå og forsvarlig 
forvaltning av tildelte midler. Videre vektlegges det god planlegging av virksomheten og at 
kostnadene står i forhold til driften/tiltakets mål og antatte effekt. Budsjett må legges frem.  
 
Oppfølging og kontroll 
Tilskuddsmottakere må rapportere til Forsvarsdepartementet om gjennomføring og 
resultater. Regnskap attestert av statsautorisert revisor må legges frem. Dersom midlene 
ikke er brukt i samsvar med retningslinjer, kriterier og tildeling, eller måloppnåelsen ikke 
ansees som tilfredsstillende, vil dette kunne få konsekvenser for eventuell fremtidig 
tildeling. 



Vi gjør oppmerksom på at Riksrevisjonen kan kontrollere at tildelte midler nyttes etter 
forutsetningene, jf. Bevilgningsreglementet § 10 og Lov om Riksrevisjonen § 12, tredje ledd.  
Evaluering  
Evaluering og utvikling av ordningen er en kontinuerlig prosess. Som en følge av dette må 
det påregnes at det kan gjøres endringer i regelverk og retningslinjer fra et budsjettår til det 
neste som kan endre prioriteringer og utfall av søknadene. 
  
Drøfting: 
Administrasjon har i sin fordeling mellom drift, aktivitet og bundne midler lagt til grunn de 
samme prinsipp som i sak 5/2012 – Justert budsjett 2012. Vi gikk gjennom denne 
fordelingen med FD på ressursdialogmøte 19. april, og fikk da muntlig tilslutning til den 
fordelingen som er gjort.  
 
En av driftspostene er ordinære banebidrag, som hovedsakelig er teknisk og juridisk 
bistand, banebidrag og bidrag til kjøp av grunn. Denne posten ble av DFS på møtet foreslått 
endret til aktivitet, da den ikke har tilknyting til sentralleddets drift. FD svarte at selv om 
disse midlene er knytt til skytterlagenes baner der aktiviteten drives, vil midlene etter FDs 
vurdering være et driftstilskudd til skytterlagene. 
 
På ressursdialogmøtet tok DFS opp inndelingen av søknad om prosjektstøtte. Kriteriene kan 
forstås som at hver enkelt aktivitet under eksempelvis ”Utdanning” skal spesifiseres som 
egne prosjekt i søknaden. DFS ønsker ikke en slik detaljert oppdeling av søknaden, da våre 
aktiviteter i det påfølgende år vil bli lite forutsigbare, og det blir i praksis FD som 
bestemmer hvilke kurs som skal gjennomføres. DFS fikk muntlig tilslutning til å oppgi den 
samlede søknadssum for hvert hovedprosjekt, og beskrive hvilke aktiviteter prosjektet 
omfattes av.  
 
Tidligere har FD gitt utrykk for at DFS i framtida ikke kunne påregne driftstøtte. Dette ble 
ikke gjentatt på ressursdialogmøtet, og vil etter vår mening være svært urimelig 
sammenlignet med andre lignende organisasjoner.  
 

Inndelingen mellom drift, aktivitet og bundne 
midler som er lagt til grunn i revidert 
budsjettsøknad er følgende (lønnsmidler er 
fordelt tilsvarende som i styresak 5/2012): 
Post 

Drift Aktivitet Bundne 

11 Administrasjon X   
12 Arrangement  X  
14 Driftstilskudd lavere organisasjonsledd X   
15A Ordinære banebidrag X   
15B Spesielle støytiltak (miljøpakke)   X 
16 Utdanning  X  
17 Ungdom og rekruttering  X  
18A Feltskyting  X  
18B Skogsløp og Skifeltskyting  X  
19 Ammunisjonsbidrag  X  
20 Markedsføring/informasjon X/2 X/2  
21 Andre prosjekter X   

 



Som det går fram av inndelingen er posten ”Medaljer, diplomer, merker” fjernet.  
 
I administrasjonens forslag er posten fordelt på de tilhørende arrangementer, og det er 
opprettet en ny underpost for landsdelskretsstevner under ”Arrangement”. Kostnad med 
hedersbevisninger er lagt på private midler. En tilsvarende justering bør gjøres med 
budsjett 2012, noe som kan tas senere i forbindelse med halvårsrapporten (dersom styret 
godkjenner fordelingen her).  
 
Skyttertinget har vedtatt budsjett for offentlige midler 2013 i sak 18/2011 med samlet 
søknadssum på kr. 41 100 000. Med bakgrunn i komitémerknad fra Stortinget og nye 
tilskuddskriterier fra FD, må likevel Skytterstyret vurdere om budsjettsøknaden for 2013 i 
større grad må tilpasses bevilgningen de siste årene. DFS må videre arbeide for å oppnå 
lønns- og prisregulering av tilskuddet fra år til år, og søke om ekstra midler til 
kostnadskrevende prosjekter.  
 
Selv om det kan dokumenteres at DFS over lengre tid ikke har fått fullstendig lønns- og 
priskompensasjon, mener administrasjonen det vil tjene DFS å tilpasse budsjettsøknaden 
etter de føringer organisasjonen nå har fått. Vi tror dette vil bli positivt mottatt av 
bevilgende myndigheter. Styret vil med en endring av budsjettsøknaden gå utover sin 
myndighet, men etter høstens kamp om bevilgningene og Stortingets merknad tror vi 
Skyttertinget vil akseptere en slik endring av søknaden. Samtidig er det viktig å framheve 
DFS sin viktige samfunnsrolle i søknaden om offentlige midler.  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Det søkes Forsvarsdepartementet om en bevilgning på kr 35 000 000 for år 2013, fordelt på 
ordinær søknad og søknad om prosjektmidler.  
 
Forslaget til budsjett for 2013 ser slik ut sammenlignet med søknad for 2012 og bevilgning 
for 2012, fordelt på poster etter ny modell:  
 
POST/ 
TILTAK BUDSJETTSØKNAD 2013 

BEVILGET 
2012 (ny) 

SØKT FOR 
2012 (gml) 

 
Drift Aktivitet Bundne Sum Sum Sum 

11 
 Administrasjon 6 850 000 

  
6 850 000 6 739 000 11 100 000 

 
    

 
    

 12  
Arrangementer   3 300 000 

 
3 300 000 2 600 000 2 100 000 

 
    

 
    

 13  
Medaljer, diplomer, 
premier 

    
635 000 600 000 

 
    

 
    

 14  
Driftstilskudd lavere 
org.ledd 2 050 000 

  
2 050 000 2 044 000 2 600 000 

 
    

 
    

  
15  
Anleggsavdelingen     

 
    

 15a   5 500 000 
  

5 500 000 5 047 000 8 700 000 



Ordinære 
anleggsmidler 
15b  
Tilskudd fra 
miljøpakken   

 
5 750 000 5 750 000 5 000 000 6 000 000 

 
    

 
    

 16  
Utdanningsavdelingen 

 
3 600 000 

 
3 600 000 3 061 000 2 000 000 

 
    

 
    

 17  
Ungdom og 
rekruttering   2 600 000 

 
2 600 000 2 035 000 2 000 000 

 
    

 
    

 18 
Felt- og skifeltskyting     

 
    

 18a 
 Feltskyting   450 000 

 
450 000 372 000 800 000 

18b  
Skogsløp-  
og skifeltskyting   300 000 

 
300 000 235 000 600 000 

 
19  
Ammunisjonsbidrag   2 000 000 

 
2 000 000 2 130 000 2 650 000 

 
20  
Informasjon og 
markedsføring 1 175 000 1 175 000 

 
2 350 000 1 842 000 850 000 

21  
Andre prosjekter 250 000   

 
 250 000  100 000 600 000 

SUM 15 825 000 13 425 000 5 750 000 35 000 000 31 840 000 40 800 000 
 
Merk: Beløp for 2012 er kr 640.000 høyere enn bevilget. Beløpet delfinansieres med 
tilskudd fra Frifond kr 350.000 som nyttes som tilskudd til skyteskole og ungdomsprosjekt. I 
tillegg kr 230.000 til rekruttering og kr 60.000 til post 13 som finansieres med bruk av 
private midler. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 49/2012 Hovedbegivenheter 2013 
 
Tidspunkt   Arrangement  
 
12. – 14. april    NM i skifeltskyting, Hornindal   

31. mai – 2. juni  Norgescup i baneskyting, Østlandet  

8. og 9. juni    Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 

15. og 16. juni  Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 

30. juli – 2. august   Norgescup i baneskyting, Midt-Norge 



2. – 9. august    Landsskytterstevnet, Oppdal 

18. august    Skytingens Dag 

24. og 25. august   Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 

30. august – 1. september  Norgescup i baneskyting, Vestlandet   

5. – 7. september   Nordisk mesterskap og Nordisk ungdomsmesterskap,  

     Sverige 

Ubestemt    NM i skogsløp med skyting 

 
 
 

Sak 50/2012 Samarbeidsavtale med Nammo 
 
Samarbeidsavtalens formål er å regulere prosjekter og avtaler mellom DFS og Nammo AS. 
Distribusjon av ammunisjon/ammunisjonskomponenter er regulert av egen avtale. 
 
Drøfting 
Under høstens diskusjoner med Nammo Raufoss om Raufoss-medaljens videre eksistens, 
forutsatte Nammo at en videre støtte betinget bruk av uekte medaljer og en endring av 
navn til Nammo-medaljen. Samtidig forutsatte Nammo Raufoss at deres støtte ble regulert 
i en samarbeidsavtale med DFS, der også eventuelt andre prosjekter ble tatt inn.  
 
Samarbeidsavtalen regulerer rettigheter og plikter for begge partene i forbindelse med 
prosjekter og eksempelvis støtte til premiering i Norgescupen. DFS sin forpliktelse vil 
hovedsaklig være knytt til markedsføring og profilering av Nammo ifb med vårt salg av 
ammunisjon. Nammo ønsker også å være mer synlige ute blant skytterne, og vil sammen 
med representanter fra DFS delta på noen utvalgte arrangement/stevner.  
 
Partene har intensjon om å gjennomføre flere prosjekter i avtaleperioden, spesielt rettet 
mot ungdomsskytterne.  
 
Slik avtalen er utformet vil samarbeidet mellom DFS og Nammo vedrørende markedsføring 
av deres ammunisjon bli formalisert. I tillegg får Nammo gratis profilering iht. avtale som 
”kompensasjon” for deres støtte til medaljer og premier. Avtalens prinsipper er således i 
samsvar med de avtaler Nammo inngår med idretten for øvrig. 
 
Avtalen er 2-årig, med gjensidig oppsigelsesfrist 3 mnd. før utløp. Avtale skal evalueres 
minimum en gang pr. år, innen 1. oktober.  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Samarbeidsavtalen mellom Det frivillige Skyttervesen og Nammo godkjennes.  
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 



 
Sak 51/2012 Oppgaver til DFSU på LS 2012 - Voss 
 
DFSU listet i møte 3. februar opp følgende ønsker om gjøremål og oppgaver under LS 2012 
på Voss:  

1. Være med i utdanningsavdelingens opplæring av HV mannskaper.  
2. Ha egen stand under LS  
3. Gjeninnføre ungdomslederkonferansen  
4. Delta på premieutdelingen til rekrutteringsskytterne  
5. Være til disposisjon for Norges Skytterstyre 

Drøfting:  
DFSU har en viktig oppgave som rådgivende organ for Norges Skytterstyre i saker som 
omhandler ungdoms- og rekrutteringsarbeidet i DFS. Landsskytterstevet er en unik 
mulighet for utvalget til å komme i kontakt med skyttere, tillitsvalgte og foresatte for å 
motta innspill og erfaringer. Med bakgrunn i utvalgets forslag til gjøremål under LS 
planlegges disse løst slik: 
 
Opplæring av militære mannskaper 
DFSU skal innledningsvis følge utdanningsavdelingens opplæring av de militære 
mannskapene i forkant av LS. Dette for å kunne bistå som veiledere og resurspersoner for 
arrangør, standplassledere og anvisersjefer særlig under stevnets i gangkjøringsfase. At 
DFSU er til stede ved standplasser i feltskytingene gir de beste muligheter for kontakt og 
kommunikasjon med en viktig målgruppe av ungdomsskyttere og foresatte. Det er også 
aktuelt at DFSU følger skyttere i klasse 1 i feltskytingene, som den viktige 
voksenrekrutteringsgruppe dette er.  
 
Egen stand for DFSU 
DFSU har de siste årene vært tilgjengelig i DFS salgsstand som et ledd i å komme i kontakt 
med skyttere, og ikke minst med foresatte og tillitsvalgte. Grunnet plassmangel og 
periodevis anonymitet i salgsstanden legger DFSU i år opp til å ha en egen stand i 
tilknyting til DFS salgsstand. Dette for å profilere materiell og prosjekter, og som et ledd i 
kommunikasjonen med organisasjonens medlemmer.  
 
DFSU kan fra denne stand spesielt profilere Skytingens Dag som arrangeres få dager etter 
LS. En aktiv informasjon om profilerings- og rekrutteringsverdien av denne begivenhet, 
med muligheter for online bestilling av materiell fra DFSU sin stand, vil i vesentlig grad 
kunne bidra økt oppslutning og bevissthet om Skytingens Dag.  
 
Ungdomsledertreff 
Ungdomsledere og alle andre med interesse for ungdoms- og rekrutteringsarbeidet i DFS 
inviteres til en åpen temakveld under LS. Formålet med seansen er å informere kort om 
dagsaktuelle prosjekter i rekrutteringsarbeidet, samt å få innspill til tiltak og forbedringer. 
Invitasjon med program sendes lag og samlag på forhånd. 
 
Delta i premieutdelinger 
DFSU ønsker å være representert/delaktige i alle premieutdelinger til ungdomsklassene. 
Dette innarbeides i den oversikt som regulerer dette forhold.  
 



Ungdomskonsulenten og leder i DFSU utarbeider i god tid før LS en oversikt som viser 
daglige gjøremål for medlemmene i DFSU med tilhørende tidsplan.  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
DFSU skal under LS 2012 utføre følgende oppgaver: 
 

• Delta sammen med militært mannskap på utdanningsavdelingens opplæring. 
• Etablere og bemanne egen tillitsvalgtstand i tilknytning til DFS salgsstand.  
• Arrangere åpent ungdomsledertreff. 
• Delta i premieutdelinger iht. forhåndsbestemt fordeling. 

Ungdomskonsulenten og leder i DFSU utarbeider før LS en oversikt som viser disponering 
av DFSU sine medlemmer i tidsrommet 8. – 13. august med oppgaver, gjøremål og 
tidsplan.  
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 52/2012 Saksliste til Skyttertinget 2012 
 
Skyttertinget 2012 avholdes på Voss lørdag 11. august 2012. 
Saklisten bestemmes slik: 
 

1. Skyttertingets konstituering 
2. Norges Skytterstyres årsmelding 2011 
3. Årsregnskap for 2011 med årsberetning 
4. Søknad om tildeling av LS 2016 
5. Turnusordningen for LS i framtid 
6. Langtidsplan 2012 - 2016 
7. Forslag om alternativt skyteprogram 15 m 
8. Forslag om innføring av klasse V55 Norma  
9. Forslag om endring av premieringsregler 
10. Forslag om innføring av mesterskapsomgang klasse 2  
11. Forslag om endrede satser for godtgjørelser til sentralt tillitsvalgte 
12. Budsjettsøknad for offentlige midler 2014 
13. Budsjett for private midler 2013 
14. Valg 

 
 
 
 
 



Sak 53/2012 Valg av dirigenter for Skyttertinget 2012 
 
Dirigentene for Skyttertinget 2011, Inge Hoff og Svein O. Furuseth er forespurt, og begge 
har sagt seg villige til å lede Skyttertinget 2012 på Voss.  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Inge Hoff og Svein O. Furuseth velges til dirigenter for Skyttertinget 2012.  
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Meldingssaker 
 

1. Status LS 2012 Voss 

2. Status LS 2013 Oppdal  

3. Status LS 2014 Sandnes 

4. Høring ny våpenlov 

5. Informasjon om prisforhandlinger Sauer 200 STR 

6. Svar fra FD på forespørsel om medlemskap i skytterlag tilsluttet DFS 

7. Svar fra FD på søknad om endring av retningslinjer for miljøpakketilskudd     

8. Høring om endringer i Frifond organisasjon      

 
 
 

Administrative vedtak 

 
 Skytterlagene Bærum, Oslo Garnisons og Oslo Vestre skytterlag slås sammen til 

Østre Bærum skytterlag.    

 



 
DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 

Møte i Norges Skytterstyre 
 

MØTEREFERAT 9. AUGUST 2012 

LANDSSKYTTERSTEVNET 
PÅ VOSS, 9. – 17. AUGUST. 
FLEISCHER’S HOTEL OG 
SKJERVE SKYTEBANE 

 
MØTE INNKALT AV Jarle Tvinnereim, Generalsekretær 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER Olav K. Vaaje, President  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 
Olav K. Vaaje, Henning Ivarrud, Jan Åge Gjerstad, 
Oddbjørn Meland, Heidi Skaug, Jens Sverre Knutsen, 
Kristin Lund og Olav Johan Lystad 

FRA ADMINISTRASJONEN Jarle Tvinnereim, Tor Isak Laugen og Terje Vestvik 

 Sakliste og innkalling ble godkjent.  
 
 
 

Sak 54/2012 Godkjenning av protokoll for styremøte – mai 2012 
 
Styreprotokollen fra styremøte i mai 2012 ble enstemmig godkjent. 

 
 
 

Sak 55/2012 Møte med dirigentene for Skyttertinget 2012 
 
Skyttertingets møtedirigenter, Inge Hoff og Svein Furuseth, deltok i møtet. Kjøreplan for 
Skyttertinget ble lagt fram og gjennomføringen av Skyttertinget ble drøftet. 

 
 
 

Sak 56/2012 Tertialregnskap pr. 30.04.2012 
 
Norges Skytterstyre tar regnskap pr 30.04.2012 til etterretning.   

 
 
 

Sak 57/2012 Budsjettjustering august 2012 – private midler 
 
Administrasjonen har utarbeidd forslag til budsjettjustering av private midler 2012. 
Budsjettjusteringen gjelder note 4 – Norsk Skyttertidende og note 5 – IT-løsninger for 
skytterlag og samlag.  
 
 



Administrasjonens drøfting: 
Note 4  Driftsregnskap for Norsk Skyttertidende 
I 2012 blir det 7 utgivelser av Norsk Skyttertidende, mot 8 i 2011. I vedtatt budsjett for 2012 ligger 
det til grunn 8 utgivelser. Reise- og oppholdsutgifter er her redusert fra 350.000 i 2011 til 250.000 
i 2012. Regnskap for 2011 viser et forbruk på kr 349.023.  
 
Budsjett på kr. 250.000 er helt urealistisk, selv med en reduksjon i antall utgivelser. Statens 
reiseregulativ er også justert fra 1. januar 2012, med en økning på nærmere 10 %. 
 
I og med at antall utgivelser er redusert, vil kostnadene til trykking og porto bli lavere enn 
budsjettert. I regnskap 2011 var regnskapstall henholdsvis 819.700 for trykking og 449.163 for 
porto og distribusjon.  
 
Administrasjonen foreslår å redusere budsjett for trykking med 60.000, og øke budsjett for reise- 
og oppholdsutgifter med 60.000.  
 
Note 5 IKT-løsninger skytterlag og skyttersamlag 
Noten omfatter hovedsakelig inntekter og utgifter knytt til innføring og drift av nytt web basert 
administrasjonsprogram og nye nettsider (prosjekt Grasrot).   
 
I Skyttertingets vedtatte budsjett for private midler 2011 er det vist en kostnad på 1.745.000, som 
da var planlagt finansiert med kr 750.000 fra lotteriinntekt 2008 og 995.000 fra lotteriinntekt 2011 
(budsjett, regnskapstall 692.444). I forbindelse med Skytterstyrets behandling av regnskap 2011 
kom det fram at mva. kompensasjon ikke var budsjettert på inntektssiden, og dermed var det 
heller ikke budsjettert utgifter som kompensasjonen var tenkt å dekke.  Prosjektet var altså 
nettobudsjettert. Prosjektets totalkostnad pr. 31.12.2011 var ca. 4,1 mill. kr. 
 
DFS mottok i 2010 kr 630.000 i mva. kompensasjon som ble satt inn på offentlige midler og i 2011 
snaut 1 mill. kr. som ble brukt til finansiering av prosjekt Grasrot.  
Fram til og med 2011 ga dette følgende finansiering av prosjektet (avrundet): 
Lotteriinntekter 2008 og 2011: 1,44 mill. kr 
Momskompensasjon 2011:  1,0   mill. kr. 
Bruk av fri egenkapital:    1,56 mill. kr 
 
Pr 31.12.2011 var det således en manglende finansiering av prosjektet på ca. 1,6 mill., som ble tatt 
fra fri egenkapital. I noter til regnskap 2011 er det forutsatt at oppbygging av fri egenkapital kan 
skje ved hjelp av mva. kompensasjon for årene 2012-2014.  
 
Vi forventer nå at samla kostnad med prosjekt Grasrot slik det var planlagt blir ca. 4,4 mill. kr.   
Videre utvikling og nye funksjoner skal i framtiden finansieres med ordinære salgsinntekter, 
eventuelt med komplettering av ekstra prosjektmidler.  
 
Skytterlagene er heller ikke fakturert for nytt påmeldingssystem. Visst vi antar at 500 skytterlag 
bruker løsningen, blir dette ca. 250.000 i inntekter. Påmeldingsløsningen ble først klar 1. mai, og 
med bakgrunn i at mange skytterlag allerede har betalt årsavgift for andre løsninger har vi 
avventet fakturering av denne. 
 
Administrasjonen foreslår å dekke ekstra kostnader og manglende inntekter med bruk av mva. 
kompensasjon i 2012. Resterende mva. kompensasjon settes av til oppbygging av fri egenkapital.  
I 2013 og 2014 settes det av mva. kompensasjon til fri egenkapital er på det ønskede nivå.  
I mellomtiden legges det fram sak for Norges Skytterstyre på hvor stor fri egenkapital minst skal 
være i framtiden. 
 
 



Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
 
1. Norges Skytterstyre godkjenner følgende budsjettjustering: 
 

Post Tekst 
Budsjett 

2012 
Justert  

Budsjett Endring 

   

 +=auka utgift/red innt 
 -= auka inntekt/red utg 

Note 4 Driftsregnskap for Norsk Skyttertidende 
  

 
Porto- og distribusjon          550 000             490 000                   -60 000  

 
Reise- og oppholdsutgifter          250 000             310 000                     60 000  

     Note 5 IKT-løsninger skytterlag og skyttersamlag 
  

 
Inntekter 

   
 

Salgsinntekter     -1 300 000        -1 200 000                   100 000  

 
Mva. kompensasjon                     -          -1 000 000              -1 000 000  

     
 

Utgifter/kostnad 
   

 
Lønnskostnader 100 000 100 000 0 

 
Drifting/vedlikehold nytt system          600 000         600 000  0 

 
Inventar/ kontormaskiner 0 50 000 50 000 

 
Konsulenthonorarer IKT 500 000 750 000 250 000 

 
Kontorekvisita 10 000 10 000 0 

 
Telefon og porto 5 000 5 000 0 

 
Reise- og oppholdsutgifter            60 000             260 000                   200 000  

 
Markedsføring 25 000 25 000 0 

 
Avsett til fri egenkapital                     -               400 000                   400 000  

 
SUM kontroll                                 -    

 
 
2. Det skal ikke kreves inn avgift for påmeldingsløsning i 2012.  
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag ble enstemmig vedtatt.  
 
 
 

Sak 58/2012 Utbetaling av banebidrag til Stiklestad&Vuku og Verdal Søndre skytterlag 
 
Stiklestad og Vuku skytterlag og Verdal Søndre skytterlag har etter behandling av meldingssak 5 på 
ny vært i kontakt med Skytterkontoret vedrørende utbetaling av hele eller deler av det innvilgede 
tilskudd på kr. 400.000.  
 
Dette skyldes en svært vanskelig økonomisk situasjon, der lagene har hatt utfordringer med å få 
mellomfinansiere det forventede tilskuddet fra DFS. Etter at generalsekretæren skriftlig ga lovnad 
om å ta opp igjen saken for styret i august har de nå fått et midlertidig lån.  
 
Skytterlagene har ikke mulighet å klare mellomfinansiering selv.  
 



Administrasjonens drøfting: 
Skytterlagene har levert nødvendig dokumentasjon for ferdigstilling av anlegg innen 1. november 
2011, og skulle normalt fått utbetalt kr. 400.000 i løpet av første kvartal 2012. På grunn av stor 
pågang av søknader er det for tiden et visst etterslep på utbetalinger. Dette i kombinasjon med at 
bevilgningene over Statsbudsjettet har vært på samme nivå i flere år må det påregnes en viss 
utsetting i utbetaling av bidrag for skytterlagene.  
 
Norges Skytterstyre har med bakgrunn i brev fra skytterlagene datert 8. mars 2012 bedt om at 
denne søknaden må prioriteres så snart det er tilgjengelige midler.  
 
Administrasjonen har hatt en dialog med skytterlagene etter dette, der vi har skissert en mulig 
deling av banebidraget. Foreløpig ser det ut til at anleggsavdelingen vil bruke mindre på kjøp 
tekniske tjenester enn budsjettert, slik at det kan være rom for å betale ut inntil 200.000 i 
banebidrag i 2012. Det er på nåværende tidspunkt ikke mulig å betale ut hele tilskuddet.   
 
En utbetaling nå vil medføre at utgifter til tekniske og evt. juridiske tjenester må tilpasses 
anleggsavdelingens budsjett for 2012. I verste fall kan det bety at kjøp av tjenester må stoppes, 
men som nevnt ser det ut til å være rom for en utbetaling på inntil kr. 200.000 i banebidrag til 
Stiklestad og Vuku skytterlag og Verdal Søndre skytterlag.  
 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Det utbetales kr. 200.000 i banebidrag til Stiklestad og Vuku skytterlag og Verdal Søndre 
skytterlag. Summen skal dekkes innenfor anleggsavdelingens budsjett, da primært med 
tilsvarende reduksjon i bruk av tekniske tjenester.  
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 59/2012 Retningslinjer for budsjettering og regnskap 
 
Fra 1999 har administrasjonen fulgt utkast til budsjetterings- og regnskapsprosess utarbeidet av  
daværende styremedlem Olav K. Vaaje. 
 
Administrasjonen har bearbeidet dette utkastet og gjort noen små justeringer, spesielt med tanke 
på å tilpasse retningslinjene til Norges Skytterstyres møtefrekvens. 

  
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Forslag til retningslinjer for budsjettering og regnskap godkjennes. 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
 
 



 
 
 

Sak 60/2012 
Lønnsoppgjøret 2012 med lokale forhandlinger og justering for 
Skytterkontorets ledelse 

 
Lønnsoppgjøret for 2012 er avsluttet når det gjelder hovedoppgjøret i staten per 1. mai og 
justeringsoppgjøret per 1.juli. Oppgjøret har en ramme på 4,1 %. Alle ansatte har fått et 
generelt tillegg på minst 2,8 % gjeldende fra 1. mai. Det er i tillegg avsatt en pott på inntil 
1,3 % til lokale forhandlinger, som foregår mellom Skytterkontorets ledelse og 
Skytterkontorets personalforening. Disse gjennomføres etter LS. 
  
Presidenten har fullmakt til å forhandle med Skytterkontorets ledelse etter gjeldende 
regelverk. Presidenten har nå foretatt disse forhandlingene og resultatet er ført i B-
protokoll. 

 
 

Sak 61/2012 Feltutvalgets rapport, videre behandling 
 
Feltutvalget har lagt fram sin rapport innen fristen som var 1. juni.  
 
Administrasjonens drøfting: 
Administrasjonen mener feltutvalget har lagt fram en grundig rapport om feltskytingens status, 
samt flere interessante forslag til tiltak for å øke interessen. De har gjennomført en omfattende 
spørreundersøkelse, hvor det er gitt mange gode og interessante tilbakemeldinger fra skytterne. 
Utvalgets arbeid har utvilsomt medført et større engasjement om feltskytingens framtid i DFS. 
 
Administrasjonen mener det er viktig at denne diskusjonen fortsetter i skytterlag og samlag, før 
man trekker de endelige slutninger for tiltak. Det foreslås derfor at feltutvalgets rapport 
oversendes samlagene for en høring på ombudsmøtene. Administrasjonen vil foreslå at det 
utarbeides et høringsbrev med bakgrunn i rapporten, der det stilles konkrete spørsmål som 
skytterlag og samlag kan debattere. Dette vil medføre at alle skyttersamlag setter feltskyting på 
dagsorden, og således diskuterer tiltak i eget samlag for å øke interessen. 
 
Administrasjonen foreslår videre, med bakgrunn i tilbakemeldingene fra ombudsmøtene, at det 
utarbeides en handlingsplan for feltskyting som framlegges for Skyttertinget 2013. 
 
Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Feltutvalget har avlagt sin rapport om feltskyting til Norges Skytterstyre. Rapporten sendes til 
høring i skyttersamlagene høsten 2012. Administrasjonen pålegges å utarbeide et høringsbrev 
som framlegges for Skytterstyre i septembermøte. Med bakgrunn i feltutvalgets rapport og 
høringen i skyttersamlagene, utarbeides en handlingsplan for feltskyting som framlegges for 
Skyttertinget i 2013.  
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
 
 

  



 
Sak 62/2012 

 
Program for Norges Skytterstyre under LS 2011 

 
Program for Norges Skytterstyre LS 2012 tas til etterretning. 

 
 
 

Sak 63/2012 Ankesaker under Landsskytterstevnet i Voss 
 
Under LS på Voss var det samla 39 protester, av disse vart 8 avviste protester anka inn for 
Norges Skytterstyre. Av disse 8 innanka protestene angikk 6 manglende skudd, en 
standplassledelse og en bevegelse i NRK-kameraet under skyting.  
 
De 6 protestene som angikk manglende skudd ble alle avvist som følge av at det ikke ble 
funnet funksjonsfeil på skiven i noen av tilfellene. Alle enkeltvedtakene ble fattet enstemmig.  
 
Skytter ID-nr. 323550, Anders Leknes, leverte anke på avslått protest, med krav om 
omskyting for hele programmet da han mente å ha fått for lite tid til klargjøring før stående 
skyting etter å ha skutt om på liggende. I følge skytteren selv ga han klart og tydelig signal om 
dette. I følge arrangøren var det ingen som hadde lagt merke til at skytteren ba om lenger 
tid. 
 
Under behandling av anken ble skyttere på naboskivene ble kontaktet. De hadde ikke lagt 
merke til om vedkommende skytter har gitt tegn.  
 
Vedtak: 
Anken avvises.  
 
Skytter ID-nr. 1243757, Roy Yttri, protesterte på at NRK-kamera bevegde seg foran skytter 
under skyting av 1. serie (liggende) etter 2. skudd, noe som etter skytters beskrivelse også ga 
følgefeil på stå og kne. Protest avvist av arrangøren og anke levert.  Arrangøren avviste 
protesten i samsvar med tidligere praksis, men har gitt tilbakemelding til NRK om at kamera 
vart flytta under serie.  
 
Vedtak:  
Anken avvises. 
 
 
 
Sak 64/2012 

 
 
Fastsetting av finalegrense feltskyting 

 
Finalegrensen ble fastsatt til 27 treff. Enstemmig vedtatt.  

 
 

 



Meldingssaker 
 

1. Status LS 2013 Oppdal  
2. Status LS 2014 Sandnes  
3. Status Vadsø skytterlag  
4. Notat fra møte med Sauer mai 2012  
5. Brev til Forsvarsbygg vedrørende Vatneleiren og Gann skytterlag 

Orienterings- og drøftingssaker 

 
- Sak vedrørende klage på driften av Vestre Trysil skytterlag 
- Sak vedrørende klage på drift og resultat Nordskogbygda skytterlag 
- Instruks for DFSU 
- Lohnes vandrepokal i klasse V55, bane 

 
 

 



 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

MØTEREFERAT 16. SEPTEMBER  GJESDAL GJESTGIVERI 
 

MØTE INNKALT AV Jarle Tvinnereim, Generalsekretær 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER Olav K. Vaaje, President  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 
Olav K. Vaaje, Henning Ivarrud, Jan Åge Gjerstad, 
Oddbjørn Meland, Jens Sverre Knutsen, Jan Håvard 
Refsethås, Kristin Lund og Olav Johan Lystad 

FRA ADMINISTRASJONEN Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik 

 

Tor Idar Aune var til stede og orienterte om bokprosjekt i 
sak 74. 
 
Sakslisten og innkallingen ble godkjent. 

 
 

Sak 65/2012 Godkjenning av protokoll fra styremøte august 2012 
 
Styreprotokollen fra styremøte i august 2012 ble enstemmig godkjent. 

 
 
 

Sak 66/2012 Klassesetting for 2013 
 
Administrasjonen har sett på deltakerstatistikk fra samlagsstevner, landsdelskretsstevner 
og Landsskytterstevnet. Statistikken og erfaringene viser at klassesettingspoengsummene 
fortsatt har en god fordeling med den klassestrukturen som ble vedtatt i 2006.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Klassesettingspoengsummene for sesongen 2012 beholdes uendret til sesongen 2013. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 



Sak 67/2012 Rapport status miljøpakkmidler 
 
Administrasjonen la fram status for budsjett, prosjekter og byggeframdrift for 
miljøpakkemidlene i 2012, samt planlagte prosjekter i 2013. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Administrasjonens rapport tas til etteretning. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 68/2012 Budsjett offentlige midler 2013 
 
Administrasjonen la fram noen kommentarer til hovedpostene i budsjettet for offentlige 
midler for 2013.  
 
Vedtak 

Norges Skytterstyre ga signaler til administrasjonen for videre budsjettarbeid fram mot 
neste møte.    

 
 
 

Sak 69/2012 
Mandat til Rådgivende utvalg vedrørende sak 9 på Skyttertinget 2012 - 
premieringsregler 

 
Skyttertinget 2012 vedtok under sak 9 å sende forslag om endringer i premierings-
reglementet til Rådgivende utvalg. Forslagene til Skyttertinget 2012 kom fra Rissa 
skytterlag gjennom Fosen skyttersamlag og fra Nordmør skyttersamlag. Kort gjengitt 
ønskes større fleksibilitet til å kunne premiere samlet 25-skudd med pengepremier, samt 
at det foreslås at det også skal åpnes for 35-skudd premiering med pengepremier. 
Administrasjonen mener mandatet derfor direkte bør knyttes til disse problemstillinger, 
da det generelt i organisasjonen nå er lite diskusjon om premieringsregimet som jevnlig 
har vært gjenstand for drøfting i organisasjonen. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Rådgivende utvalg gis i oppdrag å drøfte om det eventuelt bør åpnes for å kunne premiere 
25-skudd og/eller 35-skudd i baneskyting og innendørsskyting med pengepremier. I denne 
sammenheng må det også drøftes om en eventuell innføring av slik pengepremiering skal 
få konsekvenser for dagens premieringsmåte på 15-skudd og 10-skudd. Rapporten skal 
leveres senest 1. februar 2013. 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



Sak 70/2012 Årshjul for Norges Skytterstyre 
 
Administrasjonen har utarbeidd et forslag til årshjul for Norges Skytterstyre i tingperioden 
2012/13. Årshjulet skal gi en enkel oversikt på hovedtema og når faste saker skal 
behandles av styret. Dette er ment som et hjelpeverktøy og delvis huskeliste for saker som 
skal til behandling. Som vedlegg til årshjulet vil det følge en løpende oppdatering på saker 
som skal til behandling etter hvert som de kommer inn til administrasjonen. Årshjulet vil 
bli oppdatert etter desembermøtet. Listen over gjenstående og kjente saker blir oppdatert 
fortløpende, og utsendt sammen med innkalling til styremøter slik at styret sikres en best 
mulig oversikt. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Årshjul for Norges Skytterstyre tas til etterretning. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 71/2012 Oppdrag til LS-utvalget 
 
I 2008 ble det såkalte LS-utvalget opprettet som et Ad-hoc utvalg. Utvalget har senere 
hvert år i etterkant av landsskytterstevnene evaluert gjennomføringen av finalene på LS, 
og foreslått eventuelle tilpasninger. Dette har vært tiltak med hensyn til tidstabell og 
sportslige tilpasninger for å få LS til å bli best mulig for skytterne, publikumsopplevelsen 
på arenaen og NRK sine behov for tilrettelegging av gode TV-sendinger.  
 
LS-utvalget har bestått av vårt Rådgivende utvalg utvidet med representant for 
landslagsskytterne, arenaproduksjon på LS og NRK. I tillegg har administrasjonen hatt en 
representant som også har vært sekretær for utvalget.  
 
Representanter for den skrivende presse i avisene, ba i forbindelse med 
pressekonferansen DFS avholdte i Voss, om at de i større grad ble tatt med på råd om 
disse spørsmålene. Administrasjonen ser dette som et godt innspill, og vil foreslå Ole John 
Hostvedt fra Laagendalsposten inn i utvalget.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre gir med bakgrunn i gjennomføringen av Landsskytterstevnet 2012, LS-
utvalget i oppdrag å foreslå en skisse til tidsplan for LS 2013. Eventuelle 
sportslige/arrangementsmessige tilpasninger skal også drøftes i forbindelse med 
finaleavviklinger. LS-utvalget skal avlegge sin rapport til Norges Skytterstyre innen 10. 
oktober 2012.  
 
LS-utvalget består av følgende medlemmer: 
Egil Sotnakk (leder) John Melvin Tveiten, May Britt Nordli, Ola Lunde, Tor Idar Aune, Pål 
Øyvind Ørmen, Ole John Hostvedt og Terje Vestvik (sekretær)   



Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 72/2012 Regelendring for innendørsskyting 
 
Skyttertinget 2012 vedtok at dagens mesterskapsprogram på 15 meter i Skytterbokas punkt 
11.130 likestilles med mesterskapsprogrammet som benyttes utendørs på 100 og 200/300 
meter i Skytterbokas punkt 11.110. Forsag til ny tekst i Skytterbokas 11.130 forelegges til 
Skytterstyrets septembermøte.  
 
Administrasjonens drøfting: 
Forslaget som ble vedtatt på Skyttertinget 2012 gjør at det må vedtas endringer i flere 
punkter i Skytterboka.  
 
10.430 Rangering innendørs 
I de mesterskapene på 15 meter hvor ”det nye” utendørsprogrammet brukes, vil det være 
naturlig at rangeringsreglene for utendørsskyting benyttes. Det betyr at mesterskap og 
stevner med fortløpende omgang rangeres etter innertierregelen på samtlige 35 skudd 
ved poenglikhet. Mesterskap med finale til slutt rangeres etter innertierregelen på 
finaleomgangen. 
 
11.130 Mesterskapsprogram 15 meter innendørs 
I pkt. 11.130 står det: Prøveskudd skytes kun i forkant av 15-skudd… Skytterstyret må 
bestemme om det nye programmet skal inneholde like mye prøveskudd utendørs, eller 
om man skal følge det regelverket som har vært praktisert innendørs. 
 
Innendørs har man ikke de samme utfordringene som utendørs hva gjelder vær og vind. I 
tillegg er kapasiteten på mange av innendørsbanene dårlig, slik at besparelsen på ca 10 
minutter pr lag ved å kutte ut prøveskudd før 10-skudd og omgang trolig vil bli godt 
mottatt i skytterlagene. Argument for å beholde prøveskuddene vil være at man får ekstra 
klargjøringstid før programmets hurtigserier, noe enkelte skyttere vil synes er bra. 
Dessuten vil det at programmet ute og inne er identisk være positivt. 
 
Skytetiden for enkeltskuddsvåpen er ett minutt i tillegg til vanlig skytetid for 
magasinvåpen. Unntaket fra dette er omgangen for ungdom, hvor skytetiden er 4 minutter 
(2 min. med magasin).  
 
Skytetid for senior på omgang med enkeltskuddsvåpen har derimot aldri vært vedtatt. Det 
er på det rene at man bruker vesentlig lenger tid på lading med enkeltskuddsvåpen. 
Spørsmålet er egentlig om man skal følge prinsippet med å ha ett minutt i tillegg på denne 
serien, eller om man skal følge det som har vært praksis på 100 meteren med dobbelt 
skytetid på omgang. 
 
Konklusjon 
Administrasjonen mener innføring av nytt program innendørs bør være uten prøveskudd 
før 10-skudd og finaleomgang. Dette begrunnes først og fremst med at man innendørs 
ikke har noen ytre påvirkninger som gjør at prøveskudd midt inne i programmet er 



nødvendig. Dessuten gjør problematikken rundt kapasiteten på innendørsbanene at man 
er best tjent med at programmet tar kortest mulig tid. 
 
Administrasjonen mener på prinsipielt grunnlag at det er ryddigst at enkeltskuddsvåpen 
skal ha ett minutt tillegg pr. serie, slik det blir praktisert i feltskyting.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Tilleggstid for enkeltskuddsvåpen er ett minutt pr. tellende serie. Dette gjelder alle øvelser 
i organisasjonen. 
  
11.130 Skyteprogram 15 m innendørs 
Det finnes 2 likestilte alternativer til konkurranseprogram. Skyteprogrammet for alle 
klasser er gjengitt i Tabell 11.130. 
 
Alternativ 1 består av 25 skudd ”hovedskyting” og 10 skudd finaleomgang, til sammen 35 
konkurranseskudd + prøveskudd. 
 
Alternativ 2 består av 25 konkurranseskudd + prøveskudd. Det skytes ikke finaleomgang. 
 
De tre første 5 skudd seriene benevnes gjerne «15-skudden» eller «Klassen» som i 
baneskyting og tilsvarende for de følgende 10 skudd «10-skudden» eller «Grunnlaget». 
Norges Skytterstyre har fullmakt til å endre reglene for innendørsskytingen. Større 
programendringer må forelegges Skyttertinget. 
 
Tabell 11.130 Mesterskapsprogram 15 meter innendørs 
Alt. 1 

Prøveskudd skytes kun i forkant av 15-skudd 
Elektroniske skiver: Fritt antall skudd på åpen skjerm i 3 minutter 
Manuelle skiver: 3 skudd i serie på 1 min. + 2 enkle skudd á 1 min. 

Klasse 15-skudd 10-skudd Omgang 

Klasse Asp, 
R, ER, V65, 
V73 

5 ligg 
2 min. 

5 ligg 
2 min. 

5 ligg 
2 min. 

10 ligg 
3 min. 

10 ligg 
2 min. 
V73: 3 min. 
Asp: Skyter ikke 

Klasse junior 5 ligg 
2 min. 

5 kne 
2 min. 

5 ligg 
2 min. 

6 kne, 4 ligg 
3 min. 

10 ligg 
2 min. 

Klasse 1 og 
AG3 

5 ligg 
1 min. 30 
sek. 

5 ligg 
3 min. 

5 ligg 
2 min. 

10 ligg 
3 min. 

*Skyter ikke 
omgang 

Klasse 2, 
V55, Åpen 
klasse 

5 ligg 
1 min. 30 
sek.   

5 kne 
3 min. 

5 ligg 
2 min. 

6 kne, 4 ligg 
3 min. 

10 ligg 
75 sek. 

Klasse 3, 4, 
5 

5 ligg 
1 min. 30 
sek.  

5 stå 
3 min. 

5 kne 
2 min. 

3 stå, 3 kne, 4 
ligg - 3 min. 

10 ligg 
75 sek. 

Tilleggstid for enkeltskuddsvåpen er ett minutt pr. serie (gjelder ikke prøveskudd). 
*Klasse 1 gis anledning til å skyte omgang på åpne stevner, men all premiering foretas på 25 
skudd. 
 



Alt. 2 
Prøveskudd skytes kun i forkant av 15-skudd 
Elektroniske skiver: Fritt antall skudd på åpen skjerm i 3 minutter 
Manuelle skiver: 3 skudd i serie på 1 min. + 2 enkle skudd á 1 min. 

Klasse 15-skudd 10-skudd 

Klasse 
ASP/R/ER 
V65/V73, kl. 1 
og AG3 

5 ligg 
2 min. 

5 ligg 
2 min. 

5 ligg 
2 min. 

10 ligg – 4 min. 
Kan skytes som 2 serier á 2 min. 
10-skudden skal anvises samlet 

Klasse junior 
Klasse 2, 
Åpen og V55 

5 ligg 
2 min. 

5 kne 
2 min. 

5 ligg 
2 min. 

5 kne + 5 ligg – 4 min. 
Kan skytes som 2 serier á 2 min. 
10 skudden skal anvises samlet 

Klasse 3-5 5 kne 
2 min. 

5 stå 
3 min. 

5 kne 
2 min. 

5 stå og 5 kne 4 min. 
Kan skytes som 2 serier á 3 min. 
og 2 min.  
10-skudden skal anvises samlet 

Tilleggstid for enkeltskuddsvåpen er ett minutt pr. serie (gjelder ikke prøveskudd). 
 
10.430 Rangering innendørs 
10.431 Mesterskap innendørs alle klasser 
I innendørsskytinger med finale til slutt rangeres etter innertierregelen på 
finaleomgangen. Ved likhet etter bruk av innertierregelen (innertiere, tiere, niere osv) skal 
det skytes om på stevner med finale til slutt. Ved lik poengsum også i omskytingen 
rangeres skytterne igjen etter innertierregelen. Stevner med 25 skudd eller fortløpende 
omgang rangeres etter innertierregelen på samtlige 25-/35-skudd ved poenglikhet, og det 
foretas ikke omskyting.  
 
Ungdomsmedaljer kan benyttes i klassene R, ER og J etter samme skala som for utendørs. 
Ved utdeling av medaljer på lags- og samlagsmesterskap, samt åpne stevner, nyttes 
rangering med inner-tierregelen ved poenglikhet.  
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 73/2012 Høring om feltutvalgets rapport i samlagene 
 
I sak 61 i Skytterstyrets møte på Voss ble følgende vedtatt:  
 
”Feltutvalget har avlagt sin rapport om feltskyting til Norges Skytterstyre. Rapporten 
sendes til høring i skyttersamlagene høsten 2012. Administrasjonen pålegges å utarbeide 
et høringsbrev som framlegges for Skytterstyre i septembermøte. Med bakgrunn i 
feltutvalgets rapport og høringen i skyttersamlagene, utarbeides en handlingsplan for 
feltskyting som framlegges for Skyttertinget i 2013.”   
 
Administrasjonens drøfting: 
Administrasjonen har dessverre ikke rukket å utarbeide det høringsbrev som ble pålagt av 
styret i forrige møte. Dette må beklages, men det har også vært en hektisk tid etter LS for 



sentrale aktører på Skytterkontoret, i forbindelse med eksempelvis norgescupavslutning 
og planlegging av nordisk mesterskap.  
 
Administrasjonen har imidlertid et forslag til videre oppfølging. Fra samlag har vi fått 
tilbakemeldinger på at de ikke ønsker å bli pålagt å gjennomføre en høring på 
ombudsmøtene i denne saken nå, men at det kan være vel så hensiktsmessig at styret i 
samlaget gis mulighet til å svare på høringen. Administrasjonen sier seg enig i disse 
synspunktene, og vil således anbefale at samlagene stilles fritt til hvordan de vil organisere 
høringen i eget samlag.  
 
På bakgrunn av høringene, og etter at det utarbeides en handlingsplan for feltskyting som 
vedtas på Skyttertinget 2013, mener administrasjonen at handlingsplanen bør bli 
gjenstand for sak på skytterlagenes årsmøter og ombudsmøtene høsten 2013. Saken blir 
da hvordan skytterlagene og samlagene skal følge opp handlingsplanen for feltskyting. 
 
Administrasjonen vil nå snarest utarbeide høringsbrevet til samlagene, med plan for 
utsending senest 1. oktober. Styret vil før utsending få høringsbrevet til gjennomsyn. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre ga føringer til høringsbrev til samlagene, angående behandling av 
Feltutvalgets rapport. Administrasjonen utarbeider høringsbrevet og sender til samlagene 
senest 1. oktober. Høringsfristen settes til 1. februar 2013. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 74/2012 Bokprosjekt: Landsskytterstevnet gjennom 120 år 
 
Mangeårige speaker på LS Tor Idar Aune, ass. generalsekretær/informasjonssjef Terje 
Vestvik og idrettshistoriker Per Jorsett har tatt initiativ til å produsere en jubileumsbok 
med utgangspunkt i Landsskytterstevnets 120-årsjubileum i 2013. Jubileumsboken vil 
fortelle hele historien om Norges aller viktigste idrettsarrangement.  
 
Bokens tittel planlegges å være: 

Norges viktigste idrettsarrangement 
120 år med Landsskytterstevnet 

 
Forfatterne ønsker å skape den ene boka som forteller alt det vesentlige om alle LS siden 
starten i Kristiansund i 1893. Forfatterne har stor kunnskap om LS og DFS-historien. Boken 
skal både spre glede, kunnskap og bli et verdig oppslagsverk som kan benyttes i mange 
sammenhenger. Markedet er dagens og gårsdagens deltakere på LS, deres familier, andre 
skytterinteresserte og sportsinteresserte og ikke minst den samfunnsengasjerte 
nordmann. Boken kan også benyttes i politisk og organisatorisk arbeid i DFS. Boken vil 
være en perfekt gavebok for den skytterinteresserte. 
 



Bokens tenkte oppbygging med presentasjon av LS og andre viktige begivenheter i 
kronologisk rekkefølge vil gjøre det enkelt å produsere nye utgaver senere, eksempelvis 
når LS passerer 125 år og 150 år.  
 
Planlagt rollefordeling og ressursforbruk 
Redaktør Terje Vestvik 
Prosjektleder Tor Idar Aune 
Hovedforfatter Tor Idar Aune 
Medforfatter Terje Vestvik 
Medforfatter Per Jorsett 
 
Redaktør er økonomiansvarlig med ansvar for rapportering om framdrift og budsjett til 
generalsekretæren, som rapporterer videre til Skytterstyret.  
 
Aune vil arbeide på heltid med prosjektet i 6 måneder. Vestvik må frikjøpes fra jobben 
som ass. generalsekretær i minst 4 uker, og vil i tillegg måtte bruke både avspasering og 
ordinær arbeidstid den aktuelle perioden. Han vil uansett være tilgjengelig for 
generalsekretæren når det måtte være behov for bistand i vårt daglige arbeid. Per Jorsett 
er særdeles positiv til prosjektet, og vil bidra etter nærmere avtale.  
 
Tidsramme 
Prosjektet har planlagt oppstart 1.oktober 2012 med foreløpig dato for leveranse til 
trykkeri 1.mai 2013. Trykking av bok umiddelbart slik at boken er klar for salg senest 
1.august 2013.. 
 
Omfang 
Det tenkt en bok i A4-format med stive permer over ca. 280 sider i fire farger. Ett eksklusiv 
utseende og en innbydende bok å lese. Boken skal være rik på bilder av både utøvere, 
publikum og andre involverte på LS. God bildebruk vil vektlegges og gamle bilder vil bli 
bearbeidet nettopp av denne grunn. 
 
Opplag 
1.opplag på 4000 eksemplarer 
 
Økonomi 
Utgifter, inkl. mva. 

• Trykking, layout, diverse 600.000 
• Godtgjørelse, reiseutgifter 600.000 

 
Inntekter 

• 3000 bøker á 400,-  1.200.000 
• 1000 bøker gave/salg      
• Tilskudd fra stiftelser, staten? 
• Momskompensasjon 

 
DFS skal eie boken og selge den sentralt.   
 
 
 



Administrasjonens drøfting 
Idéen til bokprosjektet er både spennende og framtidsrettet. DFS får et praktverk som kan 
oppdateres senere for en lav kostnad. Vi har ikke lignende bøker i dag, de som har vært 
utgitt tidligere har vært knytt til spesielle bolker eller hendelser i DFS. Disse bøkene har 
heller ikke en slik oppbygging at de enkelt kan oppdateres og produseres i nye opplag 
senere.  
 
De tre idéskaperne og forfatterne har hver for seg særdeles gode kunnskaper om LS og 
organisasjonen elles. De har således de beste forutsetninger for å kunne produsere en 
unik bok med høy faglig kvalitet som DFS vil få mye glede av i framtiden.  
Dersom bokprosjektet skal realiseres haster det å komme i gang. Forfatterne legger opp til 
en intensiv arbeidsperiode på 6-7 måneder, der målsettingen er å ha boken klar til salg før 
LS 2013 på Oppdal. Per Jorsett vil, i tillegg til sitt bidrag ved utarbeidelse av boken, også 
kunne ha en viktig funksjon ved lansering av boken.  
 
Konklusjon 
Administrasjonen mener det skisserte bokprosjektet er en unik mulighet for DFS til å få en 
bok som hele organisasjonen vil ha mye glede av i mange år framover. Vi mener at 
interessen for bokverket bør være så stor at et salg på 3000 enheter er realistisk. Det bør 
også være muligheter for å hente inn annen offentlig og privat (stiftelser) finansiering til 
bokprosjektet som kan redusere organisasjonens kostnader ved lavere salg enn forventet. 
Prosjektets økonomiske risiko ligger i mindre interesse og dermed lavere salg enn 
forventet. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 

1. Norges Skytterstyre godkjenner framlagt konsept for bokprosjekt « 120 år med 
Landskytterstevnet« innenfor en økonomisk ramme på 1.200.000 inkl. mva.  

 
2. Prosjektet kan startes opp 1. oktober. 

 
3. Sak vedrørende endelig finansiering av boken fremmes til styremøte i oktober. 

 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 75/2012 Oppfølging av Langtidsplan 2012-2016 
  
Skyttertinget behandlet Langtidsplan 2012 – 2016 i sak 6, og fattet følgende vedtak: 
 
Det frivillige Skyttervesens Langtidsplan for perioden 2012-2016 godkjennes. Ved rullering 
av planen skal den sendes ut til høring og fremmes for Skyttertinget i 2014. Enstemmig 
vedtatt. 
 
Tinget hadde en lang og konstruktiv debatt der vi fikk mange gode innspill til 
gjennomføring av planen. Det kom ikke konkrete innspill til endringer i planen, men et 



enstemmig Skytterting vedtok at planen ved rullering sendes ut til høring før behandling 
på Skyttertinget i 2014.  
 
Administrasjonen vil utarbeide et verktøy som brukes til gjennomføring av planen. Her vil 
vi sette tidsfrister for gjennomføring av tiltak, som fordeles i planperioden. Det utarbeides 
et skjema pr. satsingsområde, der ansvarlig person på Skytterkontoret settes opp for det 
enkelte tiltak. DFSU eller DFS/SFU kan også være ansvarlig for gjennomføring av tiltak der 
dette er relevant.  
 
Forslag til fordeling legges fram for Skytterstyret på neste møte, og legges videre til grunn 
for budsjett 2013. Videre oppfølging av planen tenkes gjennomført slik at status for hvert 
satsingsområde legges fram for Skytterstyret med jevne mellomrom, i utgangspunktet på 
annethvert styremøte.  
 
Eksempel på verktøy mal: 

Hovedpunkt i 
langtidsplanen 

Tiltak / handling Ansvarlig Frist Status 
<mnd> 

8.1 Rekruttering av 
instruktører og 
tillitsvalgte 
 

a) Tilby ferdige kurspakker 
med tilhørende 
presentasjoner innen 
satsingsområde 

 

<Navn, 
funksjon> 
 

<tidspunkt> 
 

u.a. 

 

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Administrasjonen legger fram tiltaksplan for hvert satsingsområde i langtidsplanen på 
neste styremøte.  
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Meldingssaker 
 
1. Status LS 2013 Oppdal 
2. Status LS 2014 Sandnes 
3. Erfaringer og rapporter LS Voss fra administrasjonen angående skyteteknisk støtte, 

resultatservice og salg 
4. Juniormodell ”mini” av kaliber .22  

 
 
 



 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

MØTEREFERAT 10. OKTOBER TELEFONMØTE 
 

MØTE INNKALT AV Jarle Tvinnereim, Generalsekretær 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER Olav K. Vaaje, President  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 
Olav K. Vaaje, Henning Ivarrud, Jan Åge Gjerstad, Heidi 
Skaug, Oddbjørn Meland, Jens Sverre Knutsen, Kristin 
Lund og Olav Johan Lystad.  

FRA ADMINISTRASJONEN Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik 

ANMERKNING 

I forbindelse med Regjeringens forslag til Statsbudsjett for 
2013, hvor det var foreslått kutt på 6,2 millioner kroner til 
Det frivillige Skyttervesen, hadde presidenten den 9. 
oktober bestemt at det skulle innkalles til et 
ekstraordinært styremøte. Sakspapir ble utsendt 10. 
oktober. Innkallingen om saken ble enstemmig godkjent.  

 
 
 

Sak 76/2012 Regjeringens framlegg til Statsbudsjett 2013 
 
Regjeringen foreslår på nytt å kutte bevilgningen til Det frivillige Skyttervesen med 6,2 
millioner kroner i Statsbudsjettet for 2013, fra 31,2 millioner i 2011 til 25 millioner i 2012. 
Dette utgjør et nedtrekk på 20 % for DFS. Som kjent er dette akkurat det samme beløp 
som ble foreslått via Forsvarsbudsjettet for 2012. Etter et stort engasjement fra hele 
skytter-Norge, og med bred politisk støtte fra flertallet på Stortinget, ble det den gang 
bevilget 31,2 millioner kroner til DFS for 2012.  
 
Vedtak 

Norges Skytterstyre vil aktivt arbeide for å synliggjøre samfunnsrollen til DFS og påvirke 
Stortingspolitikerne til å opprettholde bevilgningen til DFS minst på dagens nivå. 
Enstemmig vedtatt. 

 
 



 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

MØTEREFERAT 21.-22. OKTOBER RICA AIRPORT HOTELL 
GARDERMOEN 

 

MØTE INNKALT AV Jarle Tvinnereim, Generalsekretær 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER Olav K. Vaaje, President  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Olav K. Vaaje, Henning Ivarrud, Heidi Skaug, Oddbjørn 
Meland, Jens Sverre Knutsen, Kristin Lund (kun mandag 
22) og Olav Johan Lystad. Jan Åge Gjerstad melde forfall, 
Hilde Lunden Lang-Ree møtte for Gjerstad. 
 
Varamedlemmer til Norges Skytterstyre var til stede uten 
stemmerett: Torben Knudsen, Jan Håvard Refsethås, Leiv 
Reksten, Kenneth Stubstad, Unni Bjarkøy og Barthold 
Hals (søndag 21.). Hals hadde stemmerett søndag 21. som 
varamedlem for Kristin Lund.     

FRA ADMINISTRASJONEN 

Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik. Viktor Storsveen var 
til stede under en orienteringssak angående Norsk 
Skyttertidende i framtid, hvor styret ga signaler til 
administrasjonen. 

 Sakslisten og innkallingen ble godkjent. 

ANMERKNING 
Styret drøftet, før man gikk til den ordinære sakslisten, 
strategien videre i forbindelse med Regjeringens forslag til 
kutt på 6,2 millioner kroner i Statsbudsjettet for 2013. 

 
 
 

Sak 77/2012 
Godkjenning av protokoller for styremøtet i september og det 
ekstraordinære telefonmøtet 3. oktober 

 
Protokollene fra styremøtet i september og det ekstraordinære telefonmøte 3. oktober 
ble enstemmig godkjent. 
 

 
 
 
 



Sak 78/2012 Tidspunkt for LS 2013 
 
LS- utvalget var samlet 1. oktober i forbindelse med mandatet som ble gitt fra Norges 
Skytterstyre i september. LS-utvalget er samstemte i at LS bør avsluttes på fredag slik det 
ble gjort i år på Voss.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Landsskytterstevnet 2013 avholdes i perioden fra torsdag 1. august til fredag 9.august 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 79/2012 NC-komité  
 
I retningslinjer for NC-komité framkommer det at komiteen skal bestå av tre medlemmer, 
to fra Skytterkontoret og en representant for de aktive som alle velges av Norges 
Skytterstyre. I følge regelverket er funksjonstiden to år. 
 
Økonomisjef Tor Laugen har i mange år vært medlem av NC-komiteen og har bedt om å bli 
fritatt fra dette vervet. Administrasjonen foreslår at Geir Finstad går inn i komiteen i 
stedet for Laugen. 
 
De siste årene er det Knut Bråthen fra Kongsberg som har representert de aktive i NC-
komiteen. Administrasjonen vil foreslå at Pål Øyvind Ørmen settes inn som ny 
representant for de aktive. Ørmen er for tiden landslagets tillitsvalgte, og representerer 
blant annet skytterne i LS-utvalget. Administrasjonen ser det som hensiktsmessig at 
funksjonen som tillitsvalgt for landslagsskytterne og medlem i NC-komiteen følger 
hverandre. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norgescupkomiteen gis følgende sammensetning for sesongen 2013: 
Toni Hovdedalen, Geir Finstad og Pål Øyvind Ørmen. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 80/2012 Langtidsplan 2012-2016 - Plan for gjennomføring av tiltak 
 
Skyttertinget behandlet Langtidsplan 2012 – 2016 i sak 6, og fattet følgende vedtak: 
 
Det frivillige Skyttervesens Langtidsplan for perioden 2012-2016 godkjennes. Ved rullering 
av planen skal den sendes ut til høring og fremmes for Skyttertinget i 2014. Enstemmig 
vedtatt. 
 
Styret behandlet videre oppfølging av planen i styresak 75/2012, og vedtok da at 
administrasjonen legger fram plan for gjennomføring av tiltak (tiltaksplan) på neste 
styremøte 
 
Administrasjonen har siden forrige møte ferdigstilt verktøy som brukes til gjennomføring 
av planen.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre tar foreløpig plan for gjennomføring av tiltak i Langtidsplan 2012 – 
2016 til etterretning.  
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 81/2012 Revidert tildelingsnotat vedrørende søknad og tildeling av LS 
 
Skyttertinget vedtok i sak 4/2009 at tildelingsvedtaket skulle gjøres enklere i formen.  
Viktige forutsetninger/betingelser som tidligere har stått i vedtaket skulle i stedet 
beskrives i eget tildelingsnotat fra Norges Skytterstyre. Norges Skytterstyre vedtok siste 
revisjon av tildelingsnotatet i sitt styremøte i april 2010 (sak 37/2010).  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
1. Norges Skytterstyre vedtar revidert notat ”Forutsetninger/betingelser for arrangement 

av Landsskytterstevnet”.  
2. Notatet skal presenteres potensielle søkere av arrangement av LS.  
3. Det skal vises til notatet og avtale mellom DFS og arrangør i Skyttertingets vedtak ved 

tildeling av LS. 
4. Ved inngåing av avtale mellom DFS og valgt LS-arrangør skal notatet gjennomgås med 

arrangøren. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 



Sak 82/2012 Avtale mellom DFS og LS-arrangør 
 
Mal for avtale mellom DFS og LS-arrangør ble vedtatt av styret i sak 101/2011. 
Administrasjonen ønsker å foreslå en endring av punkt vedrørende kommersielle 
rettigheter i avtalen. 
Slik punktet er formulert nå vil selv mindre avtaler med lokale selskap kunne stå i veien for 
større avtaler med landsdekkende selskap som DFS eventuelt måtte inngå.  
 
Gjeldende formulering er følgende: 
 
5. Kommersielle rettigheter 
Arrangøren har enerett til all lokal reklame og sponsorvirksomhet. Arrangøren skal likevel 
ta omsyn til de avtalene DFS har med Forsvaret og NRK.  
 (DFS kan – etter nærmere drøftelse med arrangøren – inngå egne avtaler om sponsing av 
TV-sendinger med landsdekkende bedrifter som ikke samtidig har en lokal forankring og 
som det er naturlig at arrangøren selv benytter).  
 
Administrasjonen foreslår at punktet endres til: 
Arrangøren har enerett til all reklame og sponsorvirksomhet.  Arrangøren skal ta omsyn til 
de avtalene DFS har med Forsvaret og NRK, og inntil to kommersielle samarbeidsavtaler 
som DFS eventuelt har med landsdekkende bedrifter som kan komme i konflikt med lokale 
avtaler. Kommersielle samarbeidsavtaler skal gjøres kjent ved inngåelse av denne avtale. 
  
Utover dette kan DFS etter nærmere drøftelse med arrangøren – inngå egne 
samarbeidsavtaler om økonomisk støtte og reklame på storskjerm som ikke kommer i 
konflikt med avtaler som arrangøren selv har inngått.  
 
Dette vil gi rom for inngåelse av større nasjonale avtaler som går over lengre tid, i tillegg 
til mindre avtaler som kan komplettere arrangørens egne sponsoravtaler.  Det kan her 
diskuteres om samarbeidsavtalene skal være kjent ved inngåelse av avtalen som foreslått, 
eller om DFS kan tegne slike avtaler nærmere opp imot arrangementet. En senere 
reservasjon vil da kunne skape problem for arrangørens arbeid med sponsoravtaler.   
 
Endringen blir gjort gjeldende fra og med 2017, og innarbeides i Handbok for LS som 
sendes til potensielle søkere på LS 2017. Det kan også bli aktuelt å ta dette opp med de 
forestående års arrangører, men da må slike avtaler først avklares med arrangør.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre godkjenner revidert avtale mellom DFS og LS-arrangør.  
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 



Sak 83/2012 Finansiering av bokprosjekt – Landsskytterstevnet 120 år 
 
Norges Skytterstyre godkjente i ovennevnte sak framlagte konsept ”120 år med 
Landsskytterstevnet” innenfor en økonomisk ramme på 1.2 mill inkludert mva.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Bokprosjektets totale inntekter og utgifter innarbeides i budsjettet for private midler for 
2013.  Kostnader som påløper i 2012 aktiveres.  Aktiverte kostnader resultatføres i 2013 
sammen med prosjektets øvrige inntekter og kostnader. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 84/2012 Godkjenning av Sauer 200 STR Rekruttmodell i kaliber .22 
 
Sauer 200 STR er i sin kal .22 versjon et for stort og tungt våpen for de minste skytterne. 
Dette har vært tilbakemeldinger til salgsavdelingen ved Skytterkontoret over lengre tid.  
Etter henvendelse fra DFS til Sauer har Sauer testet ut muligheten for en lettere utgave av 
kal. 22 Sauer Junior. Den opprinnelige beholdes. Sauer har testet dette og kommet fram til 
et løp som alene gir en vektreduksjon på minst 0,5 kg. Vektreduksjonen flytter 
tyngdepunktet ca. 3 cm nærmere skytteren.  
 
Våpenet er presisjonstestet på 100m (både av Sauer og Skytterkontoret) med meget 
positivt resultat. Administrasjonen mener dagens regelverk for tillatte våpen i 
rekrutteringsklassene, Skytterboka pkt. 6.340, er slik utformet den nye modellen faller 
innenfor allerede gjeldende reglement. Tillegg i Skytterboka er derfor strengt tatt ikke 
nødvendig. Skytterboka pkt 6.144a som beskriver reglementet for løp til Sauer gjelder for 
senior- og veteranklassene. Dersom Rekruttmodellen skal kunne brukes generelt i DFS, må 
det tilføyes et punkt om at for Sauer 200 STR Rekruttmodell er korteste tillate løpslengde 
50. Det vil da ikke være nødvendig å endre pkt. 6.340.   
 
Dagens reglement gir heller ingen opplysninger om at Sauer Junior modell er godkjent til 
bruk i DFS. Et tillegg som konkret godkjenner og tillater Junior- og Rekruttversjonen synes 
derfor gunstig mht å synliggjøre at dette er godkjente versjoner i DFS.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Skytterboka gis følgende innhold: 
 
6.410 Skjefter 
Godkjente skjefter til Sauer 200 STR er original modell og Junior modell. 
 
6.430 Kal. .22. 
Sauer 200 STR i kaliber .22 i originale versjoner med 5-skudds magasin kan benyttes 
innendørs og på 100 m. Sauer 200 STR Rekrutt modell i kaliber .22 i original versjon tillates 



benyttet i rekrutteringsklassene. 
 
Jens Sverre Knutsen fremmet følgende forslag: 
Skytterboka gis følgende innhold: 
 
6.144 Løp 
Ny setning: For Sauer STR 200 Rekruttmodell i kaliber .22 er korteste tillatte løpslengde 50 
cm.  
 
6.410 Skjefter 
Godkjente skjefter til Sauer 200 STR er original modell og Junior modell. 
 
6.430 Kal. .22. 
Sauer 200 STR i kaliber .22 i originale versjoner med 5-skudds magasin kan benyttes 
innendørs og på 100 m.  
 
 
Vedtak 

Jens Sverre Knutsen sitt forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 85/2012 Regnskap pr. 31.08.12 
 
Administrasjonen la fram regnskap for private og offentlige midler pr 31.08.2012, samt 
spesifikasjon av hovedpostene for regnskapet for offentlige midler. 
 
Vedtak 

Norges Skytterstyre tar fremlagte regnskap pr 31.08.2012 til etterretning. Enstemmig 
vedtatt. 

 
 
 

Sak 86/2012 Møteplan for Norges Skytterstyre 2013 
 
Norges Skytterstyre vedtar følgende møteplan for 2013: 
 
1. Mandag 28. januar  Oslo/Gardermoen 
2. Mandag 11. mars Oslo  
3.  Mandag 22. april  Oslo  
4. Torsdag  1. august   Rica Skifer Hotel, Oppdal 
5.  Mandag 23. september Oslo  
6. Søndag-mandag 27.-28. oktober Oslo/Gardermoen (vara innkalles) 
7.  Lørdag-søndag 7.-8. desember Oslo 
 
Endelig møtested bestemmes ved innkalling.  
 

 
 



Sak 87/2012 Representasjon for Norges Skytterstyre 2013 
 
Norges Skytterstyre vedtar følgende representasjon for 2013: 
 

1. Kurs for nye tillitsvalgte i samlagene, Oslo/Gardermoen, 26.- 27. januar 
  Olav K. Vaaje og Olav Johan Lystad 
 

2. NM i skifeltskyting Hornindal, 12. – 14. april 
Heidi Skaug 
 

3. Landsskytterstevnet 1. - 9. august, Oppdal 
Alle 
 

4. Norgescupavslutning 30. august - 1. september på Vestlandet.  
Skytterlagene Leikanger, Sogndal og Hafslo  

Oddbjørn Meland 
 

5. Nordisk mesterskap i bane-, felt-, og felthurtigskyting, Sverige, 5.– 8. september 
Presidenten 
 

6. NM skogsløp, september/oktober   
Østlandets representant 

 
7. Regionalt seminar Nord-Norge og Midt-Norge  2.-3. november, Stjørdal 

Henning Ivarrud og Midt-Norges representant 
 

Styremedlemmer representerer DFS ved møter i landsdeler/landsdelskretser/samlag 
etter kunngjøring på et foregående styremøte. Reiser utover dette må avklares 
kostnadsmessig med presidenten. 

 
 
 

Sak 88/2012 
Klagesaker Frifondmidler, manglende dokumentasjon på betalende 
medlemmer 

 
DFS fikk i 2012 4 990 395 kr til fordeling fra Frifond Organisasjon.  
 
Etter utlysing med frist 4. juni mottok DFS søknader fra 254 skytterlag om Frifondmidler. 
Fordeling ble gjort på Skytterkontoret den 4/9-2012. Av de 254 søknadene fikk 223 tildelt 
midler, 17 avslag som følge av manglende dokumentasjon på medlemmer, 12 avslag som 
følge av manglende rapportering og to søknader ble ikke godkjent fordi de ikke støttet 
kriteriene for tilskudd.  
 
Når DFS søker penger ifra Frifond-ordningen, må vi dokumentere antall medlemmer som 
har betalt minst 50 kr i medlemskontingent. Dette er et absolutt krav ifra LNU, og har blitt 
innskjerpet de to siste årene. For å kunne dokumentere dette må DFS sentralt ha 
navnelister over medlemmene som er i denne kategorien. Dette er lister som ikke 
automatisk kan leses ut i fra årsmeldingsskjemaene, så det er påkrevd at skytterlagene 
aktivt går inn og fyller ut et eget skjema. Dette skjemaet etterspurt alle skytterlag i e-post 



og brev medio desember 2011. Samlagene ble kontaktet for å purre på de skytterlagene 
som ikke hadde levert via mail den 20. februar 2012.  
 
De lagene som etter dette ikke hadde svart ble i midten av mars kontaktet igjen for å få et 
størst mulig søknadsgrunnlag ovenfor Frifond. De lagene som pr 10/4-2012 ikke hadde 
levert dette skjemaet ble ikke med i søknaden vår til Frifond (frist 15/4 2012), og er med 
dette heller ikke berettiget tildeling av midler. 
 
Etter fordelingen og utsending av akseptskjemaene og avslagene har skytterlagene hatt en 
frist til å klage på innen den 5.oktober. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre opprettholder vedtak om avslag på søknad om Frifondmidler for 2011 
på grunnlag av manglende dokumentasjon på betalende medlemmer under 26 år innen 
oppgitt frist.  
 
Vedtaket gjelder for de skytterlag som har klaget på dette grunnlag. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 89/2012 
Klagesaker Frifondmidler, manglende rapportering av mottatte 2011 
midler 

 
DFS fikk i 2012 4 990 395 kr til fordeling fra Frifond Organisasjon.  
 
Etter utlysing med frist 4. juni mottok DFS søknader fra 254 skytterlag om Frifondmidler. 
Fordeling ble gjort på skytterkontoret den 4/9-2012. Av de 254 søknadene fikk 223 tildelt 
midler, 17 avslag som følge av manglende dokumentasjon på medlemmer, 12 avslag som 
følge av manglende rapportering og to søknader ble ikke godkjent fordi de ikke støttet 
kriteriene for tilskudd.  
 
Når et skytterlag får tildelt Frifondpenger forplikter laget seg til å rapportere til oss innen 
en frist, som i 2011 fordelingen var oppgitt til 1/4-2012. 
 
LNU understreket i sin tilbakemelding på revisjon at de midlene det ikke var gjort rede for 
innen deres frist skulle kreves tilbake. Dette er rutiner som må overholdes i fremtiden.  
 
Etter fordelingen og utsending av akseptskjemaene og avslagene har skytterlagene hatt en 
frist til å klage på innen den 5.oktober. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre opprettholder vedtak om avslag på søknad om Frifondmidler på 



grunnlag av manglende rapportering av mottatte tilskudd i 2011 innen oppgitt frist.  
 
Vedtaket gjelder for de skytterlag som har klaget på dette grunnlag. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 90/2012 Budsjett for offentlige midler 2013 
 
Administrasjonen la fram foreløpig budsjettforslag for offentlige midler 2013 til 
Skytterstyret. 
 
Vedtak 

Norges Skytterstyre tar fremlagte forslag til budsjett for offentlige midler for 2013 til 
etterretning.  Resultatet av drøftingene i Norges Skytterstyre innarbeides i endelig 
budsjettforslag for offentlige midler for 2013 som blir lagt fram til Norges Skytterstyres 
møte i desember 2012. Enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Sak 91/2012 Møteplan DFSU 
 
DFSU fremmet forslag til møteplan for 2013: 

1. Mandag 25. februar  Oslo/Gardermoen 
2. Mandag 6. mai Oslo/Gardermoen 
3. Søndag 4. august   Oppdal 
4. Lørdag-søndag 23.-24. november Oslo 

 
Norges Skytterstyre vedtar følgende møteplan for DFSU i 2013: 

5. Mandag 25. februar  Oslo/Gardermoen 
6. Mandag 6. mai Oslo/Gardermoen 
7. Søndag 4. august   Oppdal 
8. Lørdag-søndag 23.-24. november Oslo 

 
 
 

Meldingssaker 
 
1. Status LS 2013 Oppdal  

2. Status LS 2014 Sandnes 

3. Takk vedrørende tildeling av hedersbevisning 

 
 



 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

MØTEREFERAT 8.-9. DESEMBER HOLMENKOLLEN PARK 
HOTELL 

 

MØTE INNKALT AV Jarle Tvinnereim, Generalsekretær 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER Olav K. Vaaje, President  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Olav K. Vaaje, Henning Ivarrud, Jan Åge Gjerstad, Heidi 
Skaug, Oddbjørn Meland, Jens Sverre Knutsen og Olav 
Johan Lystad. Kristin Lund deltok i sak 92, 93, 94, 95 og 
107. Barthold Hals møtte som varamedlem for Kristin 
Lund og deltok i sak 96 - 106.  

FRA ADMINISTRASJONEN 

Fra administrasjonen: Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik. 
Geir Finstad deltok i sak 94, 95 og 107, samt at han 
orienterte om status prosjekt Grasrot og framdrift 
angående innkjøp av elektroniske feltfigurer til 
Landsskytterstevnet. Tor Laugen deltok i sak 100 og 101. 

ANMERKNING Sakslisten og innkallingen ble godkjent. 

 
 

Sak 92/2012 Godkjenning av protokoll fra styremøte i oktober 
 
Protokollen for styremøte i oktober ble enstemmig godkjent. 

 
 

Sak 93/2012 Skytterboka LS 2013 
 
Arrangørene i Oppdal har søkt om godkjenning av pris på skyteboka og campingavgift til 
Landsskytterstevnet 2013. Administrasjonen er i dialog med arrangørene om 
tilrettelegging av campingen for 2013, og vi velger derfor å utsette behandling av 
campingavgiften til møte i januar. 
 
Administrasjonens vurdering: 
Ved tildeling av mesterskapet står det at det ikke kan påregnes økning i 
arrangementsavgiften ut over generell prisstigning. Konsumprisindeksen er på 1,1 % de 
siste 12 måneder (1. oktober 2011 til 1. oktober 2012).  
 
Med bakgrunn i de store kostnader som er knyttet til DFS sine tjenester på 
Landsskytterstevnet, vil administrasjonen tilrå at det settes en egen avgift på 150 kroner 



for alle påmeldte seniorskyttere og 75 kroner for ungdomsklassene som skal gå til dekning 
av generelle utgifter og premier. Det budsjetteres her med en inntekt på 700 000 kroner 
som skal gå til DFS sentralt for utgifter i forbindelse med LS-arrangementet. Tiltaket er 
selvfølgelig ikke ønskelig, men slik vi ser det helt nødvendig tatt i betraktning den 
økonomiske situasjonen. 
 
Etter vedtak i sak 82/2010 skal også Oppdal belastes med kroner 300 000 for 
arenaproduksjonen, samt at DFS skal kompenseres med 30 kroner per påmeldte skytter 
fra arrangøren for denne tjenesten. Sum tilbakebetalt til DFS for hver påmeldte skytter for 
seniorskyttere blir dermed 180 kroner, mens det for ungdomsskyttere blir 105 kroner.    
 
Den totale prisstigning for seniorklassene blir på 180 kroner, som utgjør ca. 15 %. For 
rekrutteringsklassene, unntatt junior, blir økningen på 90 kroner, som utgjør ca. 11 %. For 
junior blir økningen 100 kroner, som utgjør ca. 10 %.  
 
For deltakere i klasse AG3/HK 416 anbefaler administrasjonen at vedtaket som ble gjort i 
sak 27/2007 opprettholdes ved at de ikke betaler arrangementsavgift.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre vedtar følgende satser for skyteboka 2013: 
 
    KL. 1-5, Å, AG3/HK416,V55-65-73  Jr/ER/Rekr. 
 
Arrangement   kr. 455  (ikke AG3/HK416)   kr. 300 
Innskudd DFS   kr. 180  (ikke AG3/HK 416)   kr. 105 
Premieinnskudd bane kr. 195      kr. 195 
Premieinnskudd felt  kr. 200      kr. 200 
Premieinnskudd Stang kr. 100      kr. (100) Jr. 
Premieinnskudd felth. kr. 100      kr. (100) Jr. 
Premieinnskudd minnesk. kr.   25      kr.   25  
Sum skytebok  kr. 1255     kr. 825  (1025) Jr. 
 
Ved påmelding  kr. 635      kr. 405 
Ved innløsning av Sk.bok kr. 620      kr. 420  (620) Jr. 
 
Deltakere i klasse AG3/HK416 betaler ikke arrangementsavgift på LS eller innskudd til DFS. 
 
DFS betaler kompensasjon tilsvarende arrangementsavgiften til arrangør av LS 2012 for 
deltakerne i klasse AG3/HK416 som kun deltar i mil NM. 
 
Premieinnskudd for ikke skutte øvelser refunderes fra arrangøren til skytterlagene som et 
ordinært premieoppgjør etter landsskytterstevnets slutt.  
 
Ved etteranmelding til ca. tre uker før stevnestart betales et tilleggsgebyr på kroner 600 
for seniorklassene og kroner 200 for rekrutteringsklassene. Etteranmeldingsgebyret 
tilfaller DFS. 
 
Skytterkontoret produserer og trykker deltakeravis med troféoversikt som kompenseres 



fra arrangør til DFS med kroner 10 per påmeldte deltaker.    
 
DFS har ansvar for arenaproduksjon med tilhørende storskjerm. Arrangøren betaler DFS et 
fast beløp på kroner 300 000, som delkompensasjon for arenaproduksjonen, i tillegg til 30 
kroner per påmeldte skytter som ligger inne i det innskudd som skal gå til DFS.  
 
Arrangøren gis rett til å profilere sine sponsorer på storskjerm gratis. 
 
Jens Sverre Knutsen foreslo følgende tillegg: 
Kompensasjon per gavepremie fra DFS:      kr 80 
Kompensasjon til DFS for ikke innløste skytebøker:  Senior/Veteran kr 85 
        Rekruttklassene kr 50 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag med Knutsen sitt tilleggsforslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 94/2012 Utbetaling av premieoppgjør via DFS sentralt 
 
Administrasjonen ønsker å se på effektiviseringstiltak i skytterlagene gjennom å 
automatisere og forenkle rutinene for premieutbetalinger etter arrangerte stevner. 
 
Etter endt stevne skal arrangør utbetale pengepremier lagvis til alle skytterlag. Dette 
gjøres normalt i nettbanken i dag. Med 2.000 åpne stevner og snitt på 40 utbetalinger gir 
dette ca. 40.000 utbetalinger som skal registreres i nettbanken.  Skytterlagene bruker 
veldig mange dugnadstimer på dette. Man kan redusere antall utbetalinger fra ca. 40.000 
til 2.000. 
 
Drøfting 
Administrasjonen ønsker en løsning der skytterlagene utbetaler premieoppgjøret fra 
stevner til en konto hos Skytterkontoret. Det blir dermed bare en utbetaling. 
Skytterkontoret utbetaler alle oppgjør de har fått via en månedlig utbetaling til 
Skytterlagene. For å sikre at premieoppgjør fra lagene er korrekt, vil det være ett etterslep 
på en måned. Dvs at stevner skutt i januar, utbetales i mars. Når ett lag utbetaler premier 
fra ett stevne til DFS, benyttes en KID (stevnenummer) som identifiserer stevnet. Dermed 
vil vi sikre oss at vi ikke utbetaler oppgjør fra stevner, som ikke er betalt inn. NB! Det er 
ikke aktuelt med direkte utbetaling til medlemmer, dette må skytterlagene selv ordne. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre vedtar at premieoppgjør fra stevner kan overføres til DFS sentralt, 
som foretar utbetaling videre til skytterlagene. Løsningen settes i drift fra 1. oktober i 
2013. Ordningen evalueres i 2015.  
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



 
Sak 95/2012 Regler for premieoppgjør, Skytterbokas pkt. 10.117 
 
Resultater fra stevner legges nå inn på Mitt DFS av arrangørlaget. Fra mai 2012 var det 
mulig å gjennomføre dette. Pr. november 2012 gjennomfører de fleste lagene dette. 
 
De fleste barnesykdommer i forbindelse med resultater på dfs.no er nå borte. Det gjelder 
både DFS sin løsning og resultatprogrammene. Administrasjonen mener derfor alle 
arrangørlag nå må legge inn resultater fra stevner på Mitt DFS og at man bør endre fristen 
for å legge ut resultater fra 30 til 10 dager.  
 
30 dagers frist fungerer i mange tilfeller som en sovepute og medfører at listene først 
sendes ut flere måneder etter stevnet. Med dagens teknologi er det ingen grunn til at man 
skal vente mer enn 10 dager med å legge ut resultatene. 
 
For utsending av premieoppgjør beholdes fristen på 30 dager, da det kan være en feil i 
premiene som medfører at man må endre dette.  Ved innføring av sentral innebetaling av 
premieoppgjør til DFS, så vil lagene fremdeles ha en frist på 30 dager. Skytterkontoret vil 
utbetale premieoppgjør videre til lagene innen 30 dager. Dvs. at utbetalinger fra 
Skytterkontoret vil skje fra 30-60 dager etter stevnet. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Pkt. 10.117 endres til følgende tekst: 
Resultatlister og premieoppgjør fra alle stevner, skal legges inn på dfs.no, under Mitt DFS 
innen 10 dager etter arrangementet. Resultater/premier skal minimum inneholde sum 
hovedskyting og finale.  For bane og innendørsstevner skal 10 og 15 skudd også legges inn. 
Premiesummer skal spesifiseres. 
 
Unntak er interne stevner med deltakere kun fra eget lag. Her er det valgfritt å legge inn 
resultater, men det anbefales. Hvis det interne stevnet er klassesettende så skal det legges 
inn. 
 
Arrangøren kan trekke det ordinære premiebeløp i de skytinger hvor det deles ut 
gavepremier. Hvis en arrangør benytter gavepremier skal dette fremkomme i 
premieoppgjøret. 
 
Premiebeløp skal utbetales innen 30 dager etter stevnet. Dette gjelder også om 
utbetalingen går via DFS sentralt. DFS utbetaler premiebeløp til skytterlagene innen 60 
dager etter avholdt stevne.  
 
Endringer gjelder fra 01.01.2013. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 



Sak 96/2012 Etterbetaling av arrangementsavgift 
 
Sunndal skytterlag etterlyser i brevs form et mer presist reglement for innkreving av 
arrangementsavgift for ikke møtte skyttere ved forhåndspåmelding på nett.  
 
Skytterlaget tar opp forholdet med at arrangører av eksempelvis landsdelskretsstevner 
etterkrever arrangementsavgift for ikke møtte skyttere. Skytterlaget henviser til 
Skytterboka pkt 10.115 som kan tolkes dit hen at det er kun ved åpne stevner det ikke kan 
innkreves arrangementsavgift for ikke møtte skyttere, og av den grunn er slik innkreving 
legalt ved LDK-stevner. Samtidig mener skytterlaget at reglementsteksten ”ved åpne 
stevner betales normalt innskudd ved frammøte” er å regne som vanlig praksis, og på den 
måten kan tolkes som et generelt forbud.   
 
Skytterlaget ber med dette som argumentasjon om at Skytterstyret drøfter forholdet og 
gjør en presisering av reglementet på dette området.  
 
Det framkommer videre i brevet at skytterlaget ønsker én regel å forholde seg til som 
gjelder alle stevner, og at skytterlaget i den sammenheng anbefaler et generelt forbud 
mot å innkreve arrangementsavgift for ikke møtte skyttere ved nettpåmelding.  
 
Drøfting: 
Saken ble sist drøftet av Skyttertinget 2009 med stort flertall for at det ikke skal være 
anledning til å innkreve arrangementsavgift for ikke møtte skyttere når det benyttes 
nettpåmelding. I dagens regelverk beskrives at slik innkreving ikke er tillatt ved åpne 
stevner, og det kan derfor tolkes dit hen at innkreving er tillatt ved andre stevner. I 
drøftingen til Skyttertinget i 2009 nevnes eller unnlates ingen stevnetyper, og den 
argumentasjon som benyttes for at innkreving ikke skal være tillatt oppfattes å være av 
allmenn karakter, uansett stevnetype. Slik sett bør en presisering av regelverket kunne 
foretas av Skytterstyret ut fra den praksis som i dag råder, uten at saken bringes inn for 
Tinget på nytt. 
 
Administrasjonen støtter Sunndal skytterlag sitt forslag om at det uansett stevnetype ikke 
skal være tillatt å innkreve arrangementsavgift for ikke møtte skyttere når det benyttes 
nettpåmelding. Landskytterstevnet må imidlertid være unntatt et slikt krav. Dette 
begrunnet i stevnets størrelse, omfang og tidsramme. Det er også grunner som tilsier at 
landsdelskretsstevner bør unntas et generelt forbud. Særlig er det grunn til å vurdere 
fritak for landsdelskretsstevner som kombinerer bane- og feltskyting, der arrangører er 
avhengig av å tildele eller tilpasse skytetider.   
 
På generelt grunnlag er det forståelig at arrangører opplever en viss frustrasjon ved stort 
frafall. Diskusjoner og meningsutvekslinger på DFS sin Facebook side viser at dette er en 
sak som opptar skyttere og arrangører for tiden. For DFS må imidlertid hensynet til 
skytterne veie tyngst slik at man oppnår størst mulig deltakelse ved stevner, og det er å 
anta at et krav om etterbetaling om man er påmeldt og ikke møter, generelt vil virke 
negativt i så måte. Intensjonene med ”Mitt DFS” og det nye påmeldingssystemet er å ha 
en lavest mulig terskel ved at man kan melde på lags kolleger og venner, og på den måten 
motivere for deltakelse. En ording med inndriving av arrangementsavgiften vil være svært 
ødeleggende i så måte. I tillegg vil det kunne være vanskelig å spore hvem som har meldt 
på skytterkolleger, og med det spørsmålet følger også hvem som er økonomisk ansvarlig 



når skyttere ikke møter.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Skytterboka pkt. 10.115 gis følgende tekst:  
 
10.115 Spesifisering av påmeldingsinnskudd 
Det totale påmeldingsinnskudd deles mellom premieinnskudd og arrangementsavgift. 
Denne fordeling skal framgå av invitasjon til stevnet og ved oppslag på arenaen. Hele 
påmeldingsinnskuddet betales ved frammøte. Ved landsdelskretsstevner og 
landsdelsmesterskap med kombinert bane- og feltskyting kan arrangør innkreve 
arrangementsavgift av forhåndspåmeldte skyttere på forhånd eller i etterkant av skyttere 
som ikke møter. For Landsskytterstevnet gjelder egne regler.  
 
Olav K. Vaaje foreslo følgende: 
Dagens regelverk opprettholdes. 
 
 
Vedtak 

Dagens regelverk opprettholdes. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 97/2012 Forslag til endring av Norgescupen i baneskyting 
 
Det ble avholdt et møte i Norgescupkomiteen den 20. november 2012, hvor komiteen 
konstituerte seg selv: 
 
Norgeskomiteen for 2013 består av følgende medlemmer: 

- Medlem: Pål Øyvind Ørmen 
- Medlem: Geir Finstad 
- Leder: Toni Hovdedalen 

 
Komiteen drøftet i denne sammenheng Skytterbokas vedlegg 3, som omhandler 
Retningslinjer og regler for Norgescupen i baneskyting, samt krav til arrangører av NC. 
 
Komiteen tok utgangspunkt i Norgescupens intensjon og formål, og en tilrettelegging av 
arrangementet hvor dette enklere kan presenteres utad i forhold til ulike medier, og på 
samme tid ivaretatt sportslige hensyn: 
 
”Norgescupen skal være et PR- og propagandaarrangement for Det frivillige Skyttervesen 
og øke konkurransetilbudet med nasjonalt tilsnitt. NC-stevnene skal avspeile hele DFS’ 
virksomhet og klassestruktur. Følgelig skal NC-stevnene ha konkurransetilbud til alle 
klasser, men for å konkurrere om norgescuppoeng må man tilhøre klassene 3-5.” 
 
En enstemmig komité ble enig om å foreslå følgende endringer i reglementet for 
Norgescupen foran sesongen 2013. 
 



Skytterbokas Vedlegg 3: Retningslinjer og regler for Norgescupen i skyting: 
 
3.2 Skyteprogram, endres til følgende tekst: 
Det skal skytes vanlig mesterskapsprogram i baneskyting i henhold til bestemmelsene i 
Skytterboka kapittel 11.110. Det skytes fortløpende omgang på samtlige stevner.  
 
Begrunnelse: 
I følge dagens reglement arrangeres avslutningsstevnet under første og siste NC-helg med 
avsluttende omgang. Med hensyn til den første helgen påpeker NC-komiteen at dette 
synes unødvendig. Erfaringsmessig er det et bedre alternativ å seede de beste skytterne 
fra fjorårets NC-cup i 1. runden. For skytterne som er langveisfarende medfører en 
avsluttende omgang at man må vente til søndag med å skyte finale, selv om man 
eventuelt er ferdig med innledende skyting fredag. Ved å seede skytterne i 1. runde av NC 
har man tatt hensyn til media ved at de beste skytterne fra fjorårets Norgescup skyter i et 
gitt tidsrom på søndag, og dermed har lagt til rette for økt oppmerksomhet rundt 
arrangementet. 
 
På avslutningsstevnet i 3. runde av NC synes det også lite hensiktsmessig med avsluttende 
omgang. I stedet for fokus på NC-vinneren sammenlagt, er det vinneren av det siste 
stevnet som får oppmerksomheten med dagens ordning. Ved at de beste i NC sammenlagt 
skyter fortløpende omgang i seedede lag vil vi på en bedre måte ivareta vinneren av 
Norgescupen.  
 
NC-komiteen mener at dette blir mer publikums – og medievennlig. 
 
3.3 Poenggiving, endres til følgende tekst: 
Skyteresultatene på de enkelte NC-stevnene legges til grunn for poenggivning. Seks av de 
ni norgescupstevnene teller sammenlagt. Siste stevnet i 3. runde av Norgescupen er 
obligatorisk. 
 
Begrunnelse: 
Nedenfor viser et eksempel på hvordan årets sluttliste ville vært med det nye foreslåtte 
poengsystemet. (Kan ikke helt sammenlignes da man her har tatt de seks beste stevner for 
NC-deltakerne i 2012, og sett bort fra at det siste stevnet i siste NC-helg er obligatorisk) 
 
Sluttliste NC 2012: 
 1 Kim Andre Lund  60 35 29 100 50 70 45 70 80 430 
 2 Hans Kristian Wear 100 60 32 22 37 44 22 41 36 318 
 3 Ole Kristian Bryhn   80 40 45 32 39 44 50 50 309 
 4 Tor Harald Lund   12 42 32 3 100 22 80 28 304 
 5 Jan Kåre Moland    25 43 5 70 50 100 30 293 
 6 Trond Bergan    24 100 43 36 37 24 44 284 
 7 Roger Ottosen   36 26 80 43 32 29 24 40 260 
 8 Halvor Eika  15 18 44 19 100 4 38 26 31 258 
 9 Marius Mellembakken    42 34 24 42 12 100 254 
 10 Tor Gaute Jøingsli     31 80 41 19 37 43 251 
 
 
 
 



Sluttliste etter skyteresultater i 2012: 
1 Kim-André Lund 346   348 347 346  347 348 2082 
2 Ole Kristian Bryhn 347   346 345  346 346 347 2077 
3 Hans Kristian Wear 348 347   346 345  346 345 2077 
4 Tor Harald Lund  346  345 344 348  348 344 2075 
5 Jan Kåre Moland 344 346  347  345 348 344  2074 
6 Roger Ottosen 345 344 347 346 345    346 2073 
6 Trond Bergan 344 347 346 345   345  346 2073 
8 Marius Mellembakken 346  344  345  346 343 348 2072 
8 Kjell Strand Hovland 343 347 345 345 345    347 2072 

10 Halvor Eika  344 346 344 348  345  344 2071 
 
Dette er en grunnleggende endring av dagens poenggivning, hvor NC-komiteen vil foreslå 
at man går over fra å bruke NC-poeng på grunnlag av skutte poeng, i stedet for å bruke en 
annen poengskala basert på plassering.  
 
Bakgrunnen for denne endringen er at NC-komiteen ønsker å tilrettelegge for løsninger 
som kan gjøre Norgescupen mer lettfattelig også for publikum utenfor DFS’ egen 
menighet. Gjennom observasjon av presseklipp skrevet om Norgescupen synes det å være 
komplisert for pressen/journalister å omtale NC i den grad det skal skrives om poeng i 
poeng, og videre skille plassering på enkeltstevner fra sammendraget ved to ulike 
rangeringer. For speakertjeneste og publikumsvennlighet er dette et regnestykke som 
krever tid og helt korrekte tall. Norgescupen står i fare for å bli et ”intern-arrangement” 
som er vanskelig å presentere utad, mens intensjonen har vært det motsatte.  
 
Norgescupkomiteen ønsker å forme NC slik vi på sikt har lagt til rette for en løsning som 
kan presenteres til mediene, og da med videre tanke om sponsoravtaler i forhold til NC. 
Dette er et poengsystem som jevnt gode skytteren gjennom en sesong tjener på. Det vil bli 
svært tett i toppen, spenningen og poengstriden vil ikke være avgjort før siste skudd er 
skutt.  
 
3.4 Rangering, endres til følgende tekst: 
Rangeringen på hvert NC-stevne skal foregå etter Skytterbokas bestemmelser om 
rangering av mesterskap baneskyting. Ved poenglikhet i Norgescupen sammenlagt etter 
6x35-skudd, foretas omskyting med mesterskapsomgang for å avgjøre de tre første 
plassene. Ved videre rangering fra nr 4 og utvover gir poenglikhet delt plassering. 
Premiering for plassering fra 4. plass og utover rangeres og fordeles etter best resultat på 
det obligatoriske avslutningsstevnet i 3. runde. 
 
Begrunnelse: 
NC rangeres ikke etter innertierregelen for å gjøre poengsystemet så enkelt som mulig. 
Det er kun omskyting om de tre første plassene ved poenglikhet, mens resterende 
skyttere får lik plassering ved poenglikhet. 
 
3.5 Medaljer, endres til følgende tekst: 
Det deles ut medaljer (1 forgylt sølv og 2 sølv) til de 3 beste i klasse 3-5 etter 35-skudd. 
Det deles videre ut medalje til vinnerne av hver av de aldersbestemte klassene, samt til 
klassevinnerne i kl 2, 3, 4 og 5.  
 



Det er fritt opp til arrangørene å bestemme om det skal deles ut medaljer til vinnerne av 
øvrige klasser.  
 
Medaljene bør ha et motiv som identifiserer arrangøren. Det skal festes NC-merke i 
båndet. Merket fås på Skytterkontoret. Det anbefales at årstall graveres på agraff eller 
medalje. 
 
Begrunnelse: 
Denne endring kommer også som en konsekvens av at alle stevner endres til at man skyter 
mesterskapsomgangen med fortløpende mesterskapsomgang. Tidligere ble de klassevise 
mesterskapsmedaljene utdelt på grunnlag av 25-skuddsresultatet. 
 
5.3 Seeding av de beste skytterne sammenlagt, endres til følgende tekst: 
Et visst antall av de beste skytterne sammenlagt skal seedes i de siste lagene på 
avslutningsstevnet i 1. og 3. runde av NC.  
 

• Seedingen i 1. runde foretas etter sammenlagtlisten fra foregående år.   

• Seedingen i 3. runde foretas etter rangert sammenlagtliste etter 2. runde i NC samme 
år.  

• Skivefordelingen blant de seedede på siste stevne i 3. runde bestemmes av stillingen i 
Norgescupen etter at 8 stevner er ferdigskutt. 

Antallet som skal seedes bestemmes av Norgescupkomiteen i samarbeid med arrangøren. 
 
Begrunnelse: 
Det er ønskelig med seeding i første og siste runde av NC på grunn av presse og 
journalister som da har et en gitt tidsperiode hvor de beste skytterne er samlet. Her gjøres 
status opp i 1. runde, mens NC-vinneren kåres i 3. runde.  
 
5.4 Innskudd, endres til følgende tekst: 
Alle norgescupstevner skal ha en påmeldingsavgift på kr 200 for klasse 3-5, hvor kr 50 av 
dette innskuddet tilkommer DFS sentralt.   
 
Begrunnelse: 
Økonomi: Den økonomiske situasjon i DFS og signalene fra FD tilsier at DFS ikke kan 
benytte betydelige offentlige midler på et slikt arrangement. Det er derfor nødvendig at 
skytterne selv bidrar til å finansiere sentrale utgifter til NC. Komiteen tar utgangspunktet i 
en avgift på kroner 50 for klasse 3 – 5, hvor et snitt på 400 skyttere fordelt på 9 stevner vil 
gi en samlet inntekt på kroner 180 000. Deltakelsen i NC varierer i forhold til hvilke 
landsdeler den foregår og hvilke runder som avholdes.  
 
Forslag til budsjett for NC 2013 er satt til kr 180 000. 
 
Endringer i forhold til premiering av Norgescupen sammenlagt: 
Premiering anskaffet av DFS ved Norgescupkomiteen: 
 50 stk. sølvbeger til de beste skytterne i Norgescupen sammenlagt.  
 (Uekte) medaljer (gylt, sølv og bronse) til de tre beste i NC sammenlagt. 



 Gavepremier til minimum de 20 beste skytterne i NC sammenlagt. 
 

Endres til følgende: 
 Medaljer (gylt, sølv og bronse) til de tre beste i NC sammenlagt. 
 3 stk sølvbeger i ulik størrelse til de tre beste i NC sammenlagt. 
 7 stk standardbeger til plasseringene 4-10 i NC sammenlagt 
 40 stk NC-merker til plasseringene 11-50 i NC sammenlagt. 
 2 stk sølvbeger til beste skyttere sammenlagt klasse 3 og 4. 
 Gavepremier til minimum til de 10 beste skytterne i NC sammenlagt. Utover dette 

stilles det krav om at hvert enkelt arrangørlag stiller med 2 stk gavepremier til NC 
sammenlagt (verdi minimum kr 1000)  

 
Administrasjonens kommentar: 
Administrasjonen mener forslaget fra NC-komiteen i hovedsak er godt begrunnet. Det nye 
systemet vil utvilsomt være lettere å administrere, samt at det blir enklere å presentere 
for publikum og media. I en tid hvor det i Langtidsplanen er satt fokus på økt synliggjøring 
synes derfor tiltakene gode.  
 
At man må innføre en avgift på kroner 50 per norgescupstevne er nødvendig for å 
finansiere utgiftene til de sentrale bidragene til NC. Med samme begrunnelse som for 
Landsskytterstevnet og NM Skifelt/Skogsløp er dette ikke ønskelig, men nødvendig i 
forhold til den økonomiske situasjonen. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
”Vedlegg 3: Retningslinjer og regler for Norgescupen i skyting”, endres til følgende: 
 
3.2 Skyteprogram: 
Det skal skytes vanlig mesterskapsprogram i baneskyting i henhold til bestemmelsene i 
Skytterboka kapittel 11.110. Det skytes fortløpende omgang på samtlige stevner.  
 
3.3 Poenggiving: 
Skyteresultatene på de enkelte NC-stevnene legges til grunn for poenggivning. Seks av de 
ni norgescupstevnene teller sammenlagt. Siste stevne i 3. runde av Norgescupen er 
obligatorisk. 
 
3.4 Rangering: 
Rangeringen på hvert NC-stevne skal foregå etter Skytterbokas bestemmelser om 
rangering av mesterskap baneskyting. Ved poenglikhet i Norgescupen sammenlagt etter 
6x35-skudd, foretas omskyting med mesterskapsomgang for å avgjøre de tre første 
plassene. Ved videre rangering fra nr 4 og utvover gir poenglikhet delt plassering. 
Premiering for plassering fra 4. plass og utover rangeres og fordeles etter best resultat på 
det obligatoriske avslutningsstevnet i 3. runde. 
 
3.5 Medaljer: 
Det deles ut medaljer (1 forgylt sølv og 2 sølv) til de 3 beste i klasse 3-5 etter 35-skudd. 
Det deles videre ut medalje til vinnerne av hver av de aldersbestemte klassene, samt til 
klassevinnerne i kl 2, 3, 4 og 5.  



Det er fritt opp til arrangørene å bestemme om det skal deles ut medaljer til vinnerne av 
øvrige klasser.  
 
Medaljene bør ha et motiv som identifiserer arrangøren. Det skal festes NC-merke i 
båndet. Merket fås på Skytterkontoret. Det anbefales at årstall graveres på agraff eller 
medalje. 
 
5.3 Seeding av de beste skytterne sammenlagt: 
Et visst antall av de beste skytterne sammenlagt skal seedes i de siste lagene på 
avslutningsstevnet i 1. og 3. runde av NC.  
 

• Seedingen i 1. runde foretas etter sammenlagtlisten fra foregående år.   

• Seedingen i 3. runde foretas etter rangert sammenlagtliste etter 2. runde i NC samme 
år.  

• Skivefordelingen blant de seedede på siste stevne i 3. runde bestemmes av stillingen i 
Norgescupen etter at 8 stevner er ferdigskutt. 

 Antallet som skal seedes bestemmes av Norgescupkomiteen i samarbeid med arrangøren. 
 
5.4 Innskudd: 
I tillegg til det ordinære stevneinnskuddet, skal klassene 3-5 belastes en avgift på kr 50 på 
hvert norgescupstevne. Denne avgiften skal gå til å dekke sentrale utgifter på 
Norgescupen. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 98/2012 LS-utvalgets rapport 
 
Den endelige rapport fra LS-utvalget ble framlagt. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre tar den framlagte rapporten fra LS-utvalget til etterretning. Styret ga 
føringer for det videre arbeid med rapportens anbefalinger. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 



Sak 99/2012 Retningslinjer for DFS- Frifond organisasjon 
 
Saken utsettes og oversendes DFSU for behandling. Enstemmig vedtatt. 

 
 

Sak 100/2012 Budsjett for offentlige midler 2013 
 
DFS søkte om drift- og aktivitetsstøtte i samsvar med vedtak i styresak 48/2012 og de nye 
retningslinjene for drifts- og aktivitetsstøtte iht. til gjennomgang med 
Forsvarsdepartementet (FD) på ressursdialogmøte 19.4.2012. Samlet søknadssum var 35 
millioner kroner, fordelt på kr. 19.438.000 i driftstøtte og kr. 15.562.000 i 
prosjekt/aktivitetsstøtte.  
 
Ved fremleggelse av Statsbudsjett for 2013 den 8. oktober fikk DFS tildelt 25 mill. kr. av de 
omsøkte 35 mill. kr. FD hadde på dette tidspunkt ikke klar fordeling av midlene mellom 
drift og aktivitet, og først etter flere forespørsler og lovnader fikk DFS første fordeling den 
7. november (20/5 mill.), deretter en justert fordeling 14. november med 15 millioner til 
drift og 10 millioner til aktivitet. I siste tildelingen fikk vi tilskudd til fire av de omsøkte 
prosjekt/aktivitetene, men ikke til arrangement og ammunisjonsbidrag. FD ga klar 
tilbakemelding om at DFS ikke fikk bruke offentlige midler fra FD til aktiviteter som ikke 
støttes.  
 
Som dere er kjent med var høy aktivitet for å sikre mer midler til DFS. Og et stort 
engasjement fra hele landet med blant annet støtteerklæringer fra over 150 ordførere, 
bidro til at Regjeringen snudde og bevilget 3,5 mill. kr. ekstra til DFS, midler som også kan 
brukes til arrangement. Tildelingen for 2013 blir da 28,5 mill. kr., et nedtrekk på 2,7 mill. 
kr. som hovedsakelig rammer ammunisjonsbidrag og driftstilskudd til skytterlagene. 
Regjeringens «kompromiss» tilsier også at det igangsettes et arbeid for å se nærmere på 
DFS sin rolle og tilknytning til Forsvaret og samfunnet for øvrig, samt hvordan offentlig 
økonomisk bidrag til DFS kan organiseres og finansieres for fremtiden.  
 
Et annet forhold ved endelig tildeling er at DFS får tilnærmet full uttelling på de prosjekt/ 
aktiviteter som støttes, og det ut fra en søknad på samlet 35 mill. kr. 
Dette gjør at våre poster for Ungdom/rekruttering, Utdanning, Feltskyting/skifelt/skogsløp 
og Miljøpakken får en økning på ca. 1,3 mill. kr sammenlignet med 2012. Det er selvsagt 
veldig positivt for disse aktivitetene, og viser kanskje hvordan FD tenker i sin prioritering 
av våre aktiviteter framover.  
 
Utfordringen med mer støtte til de fire nevnte aktivitetene er at den negative 
konsekvensen for øvrige poster blir større. I forhold til årets budsjett må det således 
hentes inn ytterligere 1,3 mill. kr. utover kuttet på 2,7 mill. kr. I tillegg må vi kompensere 
for lønns- og prisstigning.   
 
Budsjettet skal balansere med bevilgningen Stortinget har vedtatt for 2013.  Følgelig må 
en del av avdelingenes kostnader budsjetteres under private midler og dekkes inn av 
andre inntekter, så som mva-kompensasjonen, vedtatte arrangementsavgifter og 
administrasjonsdelen av frifondmidlene. 
 
FD har en ny søknadsrunde med frist 4. februar 2013. Her tenker vi oss å søke om tilskudd 



til aktiviteter i vedtatt langtidsplan 2012-2016.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre vedtar følgende budsjett for offentlige midler 2013: 
 

DFS OFFENTLIGE MIDLER 
BUDSJETT 2013 

 
Budsjett 2013 Budsjett 2012 Endring 

11 Administrasjon 6 402 000 6 739 000 -337 000 

    12 Arrangementer 
   12a Landsskytterstevnet 3 110 000 2 185 000 925 000 

12b Nordisk Mesterskap 315 000 265 000 50 000 
12c Norgescup baneskyting 

 
75 000 -75 000 

12d NM skifelt og skogsløp 75 000 75 000 
 Sum post 12 3 500 000 2 600 000 900 000 

    13 Medaljer og premier 0 635 000 -635 000 

    14 Driftstilskudd til lavere organisasjonsledd 1 476 000 2 044 000 -568 000 

    15 Bidrag baner osv 
   15a Ordinære anleggsmidler 3 237 000 5 047 000 -1 810 000 

15b Bidrag fra miljøpakka 5 500 000 5 000 000 500 000 
Sum post 15 8 737 000 10 047 000 -1 310 000 

    16 Utdanning 3 338 000 3 061 000 277 000 

    17 Ungdom og rekruttering 2 410 000 2 035 000 375 000 

    18 Felt- og skifeltskyting 
   18a Feltskyting 454 000 372 000 82 000 

18b Skifeltskyting 296 000 235 000 61 000 
Sum post 18 750 000 607 000 143 000 

    19 Ammunisjonsbidrag 0 2 130 000 -2 130 000 

    
    20 Markedsføring 1 887 000 1 842 000 45 000 

    21 Webportal, webshop 0 50 000 -50 000 

    Sum utgifter 28 500 000 31 840 000 -3 340 000 

    Tilskudd fra FD 28 500 000 31 200 000 -2 700 000 
Andre tilskudd 

 
640 000 

 Sum  28 500 000 31 840 000 -3 340 000 
 

 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 



Sak 101/2012 Budsjett for private midler 2013 
 
Budsjettet for private midler for 2013 ble behandlet i Skyttertinget 2012 under sak 13.  
Det ble der vedtatt å gi Norges Skytterstyre fullmakt til å fastsette det endelige budsjettet 
for private midler 2013, ut i fra de mål og prioriteringer som er satt i Langtidsplanen 2012-
2016. Det forutsettes i Skyttertingets vedtak at budsjettet ikke i vesentlig grad legger opp 
til en svekking av organisasjonens egenkapital. 
 
Drøfting 
Budsjettet som ble lagt frem for Skyttertingsbehandling var satt opp med et overskudd på 
kr 269.000.  Dette forutsatte at mva-kompensasjonen var en del av inntektene.  I og med 
at budsjettet for offentlige midler skal samsvare med Stortingets vedtatte bevilgning for 
2013 må private midler bære en del av avdelingenes kostnader.  Disse er budsjettert 
under note 6 – organisasjonsutgifter.   
 
På inntektssiden er tatt inn forventet mva-kompensasjon, samt administrasjonsdelen av 
Frifond og vedtatte arrangementsavgifter. Budsjettet er satt opp med et beskjedent 
overskudd.   
 
De er gjort følgende grep på inntektssiden: 
• Salgsvirksomheten (note 1) 
• Økning av prisene på våpen med 3 % (økt bruttofortjeneste) 
• Økning av prisene på profileringsartikler med 10 %.   

 
Samlet gir dette en økning av overskuddet i salgsvirksomheten med snaut kr 400.000. 
 
Salg av IKT-tjenester til skytterlag og skyttersamlag (note 3) 
Økning av avgiften for medlemssystemet til kr 1.100. I denne summen inngår nå kostnader 
med epost til skytterlag og skyttersamlag samt ansvarsforsikring. Økning av avgiften for 
påmeldingssystemet til kr 500.  Økning i prisen på nettsider fra kr 1.160 til kr 1.200.  
Merverdiavgift kommer i tillegg til disse prisene.  
På kostnadssiden er bruk av øremerkede midler til rekrutteringsaktiviteter (note 6) satt til 
0, da ungdom og rekruttering har fått full dekning av planlagte aktiviteter gjennom 
tilskuddet fra Forsvarsdepartementet. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
1. Avgiften for medlemssystem økes til kr 1.100,- + merverdiavgift pr. år 
2. Avgiften for påmeldingssystem økes til kr 500,- + merverdiavgift pr. år. 
3. Prisen for nettsider økes til kr 1.200,- + merverdiavgift pr. år. 
4. Alle skytterlagene faktureres medlemssystem og påmeldingssystem til samlet pris kr. 

1.600,- + merverdiavgift pr. år.  Nettsider faktureres etter bestilling.  
5. Det innføres en ekstra arrangementsavgift per øvelse i NM skifelt og NM skogsløp på 

kr. 50 per deltaker 18 år og eldre og kr. 25,- per deltakere under 18 år. 
 
Norges Skytterstyre vedtar følgende budsjett for private midler 2013: 

 
 
 
 



BUDSJETT PRIVATE MIDLER 2013 

 
Note Budsjett 2013 Budsjett 2012 Regnskap 2011 

Driftsinntekter 
    Salgsvirksomheten 1 26 145 000 28 250 000 26 002 152 

Norsk Skyttertidende 2 2 670 000 2 730 000 2 561 905 
Salg IT-løsninger lag og samlag 3 1 816 000 1 300 000 659 000 
Bokprosjekt Landsskytterstevnet 4 1 200 000 

  Landslotteriet 
  

0 2 408 905 
Arrangementsavgifter 

 
900 000 

  Kompensasjoner og andre innt. 
 

1 441 000 
 

1 025 943 
Sum driftsinntekter 

 
34 172 000 32 280 000 32 657 905 

     Driftskostnader 
    Salgsvirksomheten 1 25 510 000 27 726 000 25 330 011 

Norsk Skyttertidende 2 2 670 000 2 730 000 2 759 894 
IT-løsninger lag og samlag 3 1 300 000 1 300 000 643 603 
Bokprosjekt Landsskytterstevnet 4 1 200 000 

  Landslotteriet 
  

0 1 716 461 
Øvrig virksomhet 5 395 000 1 030 000 839 796 
Organisasjonsutgifter 6 3 374 000 610 000 4 328 912 
Sum driftskostnader 

 
34 449 000 33 396 000 35 618 677 

     Driftsresultat 
 

-277 000 -1 116 000 -2 960 772 

     Finansposter 
    Finansinntekter 
 

400 000 450 000 377 890 
Finanskostnader 

 
1 000 1 000 378 

Netto finansposter 
 

399 000 449 000 377 512 

     Resultat  
 

122 000 -667 000 -2 583 260 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Note 1 - Salgsvirksomheten 
        

 
SUM VÅPEN AMMUNISJON ANNET SALG 

 
Budsj 2013 Budsj 2012 Regnsk 2011 Budsj 2013 Budsj 2012 Budsj 2013 Budsj 2012 Budsj 2013 Budsj 2012 

Salgsinntekter 
         Ordinære salgsinntekter 26 145 000 28 250 000 26 002 152 11 830 000 11 500 000 13 500 000 16 000 000 815 000 750 000 

Sum salgsinntekter 26 145 000 28 250 000 26 002 152 11 830 000 11 500 000 13 500 000 16 000 000 815 000 750 000 

          Varekostnader 22 250 000 24 485 000 22 075 700 9 775 000 9 775 000 11 850 000 14 080 000 625 000 630 000 

          Bruttofortjeneste 3 895 000 3 765 000 3 926 452 2 055 000 1 725 000 1 650 000 1 920 000 190 000 120 000 
Bruttofortjeneste i prosent 14,90 13,33 15,10 17,37 15,00 12,22 12,00 23,31 16,00 

          Lønnskostnader 1 400 000 1 350 000 1 326 825 
      

          Avskrivninger 
 

11 000 10 730 
      

          Annen kostnad 
         Fraktkostnader 900 000 900 000 817 217 

      Husleiekostnader 400 000 400 000 324 890 
      Leie og leasing 80 000 80 000 68 544 
      Inventar/kontormaskiner 20 000 20 000 52 662 
      Revisjon 65 000 65 000 60 300 
      Andre konsulenttjenester 20 000 20 000 17 520 
      Kontorrekvisita, trykksaker 50 000 50 000 82 032 
      Telefon og porto 15 000 15 000 67 830 
      Reise- og oppholdsutgifter 100 000 135 000 85 981 
      Markedsføring 135 000 135 000 264 273 
      Forsikringer 75 000 60 000 75 507 
      Sum annen kostnad 1 860 000 1 880 000 1 916 756 
      

          Driftsresultat 635 000 524 000 672 141 
      



Note 2 - Norsk Skyttertidende 
   

 
Budsj 2013 Budsj 2012 Regnsk 2011 

Driftsinntekter 
   Annonseinntekter 600 000 600 000 610 874 

Abonnementsinntekter 2 070 000 2 130 000 1 951 031 
Sum driftsinntekter 2 670 000 2 730 000 2 561 905 

    Produksjon-/distribusjonskostnader 
   Trykningsutgifter 750 000 830 000 819 700 

Porto- og distribusjon 500 000 490 000 449 163 
Sum produksjons-/distribusjonskost 1 250 000 1 320 000 1 268 863 

    Lønnskostnader 1 000 000 1 000 000 1 012 024 

    Annen kostnad 
   Kjøp inventar og utstyr 10 000 10 000 8 701 

Revisjonshonorar 17 000 17 000 16 750 
Andre honorarer 15 000 15 000 1 200 
Kontorrekvisita 10 000 10 000 13 905 
Telefon og porto 40 000 40 000 31 704 
Reise- og oppholdsutgifter 320 000 310 000 349 023 
Markedsføring 5 000 5 000 24 764 
Forsikring 3 000 3 000 2 960 
Tap på fordringer 

  
30 000 

Sum annen kostnad 420 000 410 000 479 007 

    Driftsresultat 0 0 -197 989 
 
 

Note 4 - Bokprosjekt Landsskytterstevnet 

 
Budsj 2013 

Driftsinntekter 
 Brutto salgsinntekter 1 200 000 

Netto salgsinntekter 1 200 000 

  Lønnskostnader 140 000 

  Annen kostnad 
 Honorar prosjektleder/hovedforfatter 360 000 

Trykking, layout, diverse 600 000 
Reiseutgfifter 100 000 
Sum annen kostnad 1 060 000 

  Driftsresultat 0 
 
 
 
 
 
 
 



Note 5 - Øvrig virksomhet 
   

 
Budsj 2013 Budsj 2012 Regnsk 2011 

    Lønns- og personalkostnader 
 

300 000 40 183 

    Annen kostnad 
   Inventar og utstyr 30 000 30 000 51 487 

Reise- og oppholdsutg 40 000 40 000 6 326 
Andre serveringsutgifter 100 000 100 000 121 968 
Kontingenter og gaver 25 000 40 000 24 099 
Hedersbevisninger 60 000 

 
88 025 

Arrangement LS 200 000 
  Forsikring 

 
20 000 19 208 

Leie av storskjerm til LS 
 

500 000 488 500 
Sum annen kostnad 455 000 730 000 799 613 

    Sum kostnader øvrig virksomhet 455 000 1 030 000 839 796 
 
 

Note 6 - Organisasjonsutgifter 
   

 
Budsj 2013 Budsj 2012 Regnsk 2011 

Post 11 - administrasjon 1 034 000 100 000 35 437 
Post 12 - arrangementer 665 000 350 000 414 063 

    Post 15 - ordinære anleggsmidler 1 565 000 
  Post 17 - ungdom og rekruttering 

 
160 000 

 Post 21 - webportal, IT-løsninger 50 000 
 

3 879 412 

    Sum 3 314 000 610 000 4 328 912 
 

Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 102/2012 Gjesteopplegg LS 
 
Administrasjonen har utarbeidet forslag til nye retningslinjer for gjesteopplegg LS. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Retningslinjer for gjesteopplegg på LS ble godkjent. Vedtaket føres i B-protokoll. Program 
for gjester ved LS 2013 utarbeides av administrasjonen. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 



Sak 103/2012 Dopingkontroller i 2013 
 
Det er foretatt 28 dopingkontroller på DFS-skyttere av Antidoping Norge i 2012. 
 
Vedtak 

Norges Skytterstyre ga føringer for antall dopingkontroller som skal foretas av Antidoping 
Norge på DFS-skyttere i 2013.  

 
 
 

Sak 104/2012 Utforming av diplomer 
 
Flere av diplomene i DFS har lange tradisjoner, men gammeldags design og format har 
imidlertid gjort sitt til at disse er lite hensiktsmessige både kostnads- og arbeidsmessig.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre vedtar, i tråd med forslag utarbeidet av administrasjonen, nytt design 
og ny tekst på takkediplomene til skytterlag/-samlag (§4.140), fortjenestefullt virke lags- 
og/eller samlagsleder (§4.150) og fortjenestefullt virke (§4.160), samt 
dugleiksmerkediplomet og diplomet for mesterskapsmedaljen felt og bane på 
Landsskytterstevnet. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 105/2012 Søknad om godkjenning av beddeblokk 
 
KAMV/AS v/ daglig leder Trond Bråten har søkt Skytterstyret om godkjenning av 
bebbeblokk til bruk i Sauer 200 STR.   
 
Skytterstyret behandlet søknaden i møte i desember 2011 der følgende vedtak ble fattet:  
 
”KAMV/AS gis anledning til å montere beddeblokk i inntil 15 testvåpen for videre 
utprøving. Skytterkontoret utsteder dispensasjon for bruk av beddeblokk til våpeneiere av 
utvalgte testvåpen. Skytterkontoret gis myndighet til å utarbeide ytterlige retningslinjer 
for testens gjennomføring”.  
 
Drøfting: 
Geværutvalgets drøfting 
Geværutvalget drøftet erfaringer og testresultater i møte i november i år med den 
konklusjon at det er ingen vesentlige tekniske betenkeligheter med å anbefale 
beddeblokk. Utvalget bemerker samtidig at dagens løsninger fungerer godt nok, og at det 
mest gunstige med beddeblokk vil være at skyttere får flere valgmuligheter. Videre er det 
utvalgets vurdering at toleranseforskjeller i låskassen normalt vil gjøre det nødvendig å 
bedde anleggsflatene mellom låskassen og blokken. Dette forhold er bekreftet av Sig 



Sauer GmbH. Når først bedding benyttes er det normalt behov for å fornye denne med 
noen års mellomrom, noe som fortsatt antas å være tilfelle også ved bruk av beddeblokk, 
men dette er ikke utprøvd. Det nevnes at som en del av testen er det skutt med noen 
våpen der låskassen er lagt rett i blokken uten bedding, med gode testresultater.  
 
Administrasjonens vurdering 
Utprøving over en sesong er ikke en fullverdig test for å sjekke ut hvordan våpen med 
beddeblokk vil oppføres seg over tid, men det gir samtidig viktige indikasjoner. Hvor 
nødvendig det er å bedde anleggsflatene mellom låskassen og beddeblokken synes noe 
uavklart, og er beddebehovet generelt til stede er neste spørsmål til hvilket 
normalintervall beddingen må fornyes.  En godkjenning av beddeblokk fra DFS sin side skal 
for skytterne være en sikkerhet for at dette er en minst like god eller helst bedre teknisk 
løsning en dagens bedding. Videre må kostnadsbildet over tid samsvare med effekten av 
løsningen. Det er også grunn til å anta at flere av de våpen som har fått montert 
beddeblokk i testen også ville hatt behov for tradisjonell bedding for optimalisering av 
presisjon og stabilitet, noe som gjør at sammenlikninger kan inneholde visse feilkilder. 
 
Teknisk støtter administrasjonen seg til geværutvalgets tilråding og kommentarer. Utover 
dette nevnes at dagens garanti på skjefter er 5 år fra salg fra Skytterkontoret. Utfresingen 
som må gjøres i skjeftet for innfesting av beddeblokken vil medføre at garantien opphører. 
Samtidig synes det på ingen måte å være en svekking av skjeftet å montere beddeblokk så 
lenge denne i sin helhet blir støpt/limt fast til skjeftet.  
 
Prisen for beddeblokk fra KAMV AS levert til børsemaker er forespeilet å ligge på 1200 kr. 
Tillegg for montering vil trolig ligge i samme prisområdet som tradisjonell bedding, ca 
1000 kr. Mange skyttere vil synes dette er en grei pris for en slik montering, mens andre 
vil se på dette som en ekstra kostnad og kjenne seg mer eller mindre påvirket/presset til 
en slik investering.  
 
Dagens Sauer geværer fungerer generelt meget godt, og det er trolig lite å hente med 
beddeblokk på de våpen der presisjon og stabilitet allerede er ivaretatt. Samtidig finnes 
det nok et betydelig antall våpen der skjeftet er forsømt vedlikeholdsmessig, særlig blant 
gruppen skyttere som utgjør bredden i organisasjonen. Beddeblokk vil kunne være et bra 
alternativ for å få et generelt mer stabilt våpen for denne gruppen skyttere, men så lenge 
det råder usikkerhet mht behovet for å fornye beddinger i beddeblokken er dette enn så 
lenge noe uvisst.   
 
Konklusjon 
Teknisk er det minimalt med betenkeligheter med å anbefale løsningen for Sauer 200 STR. 
Erfaringer fra testinger tyder på at løsningen gir samme presisjon eller litt bedre, og at 
stabiliteten synes å være noe bedre.  
 
Politisk er det imidlertid flere betenkeligheter med en slik godkjenning. Det er lite som 
tyder på at de samlede kostnader for skyttere vil gå ned med å tillate beddeblokk. Denne 
konklusjon er basert på de faglige vurderinger om at sammenslutningspunktene mellom 
låskassen og beddeblokken fortsatt må beddes, og med det følger behovet for periodisk å 
fornye dette på lik linje med tradisjonelle beddinger.  
 
Det er i denne saken gode argumenter både for og i mot, der hensynet til de politiske 
utfordringer til slutt veier litt tyngre. Ved at det er så gode argumenter i begge retninger 



bør det de nærmeste år likevel innhentes ytterligere erfaringer før man gjør et endelig 
vedtak.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Beddeblokk godkjennes ikke til bruk i Sauer 200 STR. De som har dispensasjon til å benytte 
beddeblokk pålegges årlig å rapportere sine erfaringer for å skaffe et bredere 
erfaringsgrunnlag for eventuelt å se på saken på nytt.   
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 106/2012 Samarbeidsavtale med Norges Skytterforbund 
 
Formålet med avtalen er å etablere et samarbeid i arbeidet med å integrere skyttere med 
nedsatt funksjonalitet. Heretter kalt Shooting Handikap (dvs. SH skyttere). 
 
Drøfting 
Norges Skytterforbund kontaktet DFS med sikte på samarbeid i arbeidet med å integrere 
skyttere med nedsatt funksjonalitet, samt å gi disse et trenings- og konkurransetilbud der 
dette er mulig.  
 
Samarbeidet vil nok primært rettes mot opplæringsbanen på 15 m, da de fleste av disse 
banene er bedre tilrettelagt for eksempelvis rullestolbrukere.  
 
DFS har fra før et tilbud til skyttere med nedsatt funksjonalitet gjennom åpen klasse. DFS 
har tidligere gitt enkelte dispensasjoner til deltakelse i andre klasser, med bruk av 
hjelpemidler. Saker om dispensasjon blir vurdert i hvert enkelt tilfelle, jfr. avtaletekst.  
 
I forhold til våre breddeaktiviteter og samfunnsrolle er det positivt å kunne gi denne 
gruppen et bedre tilbud gjennom samarbeidsavtalen med NSF.  
 
Forpliktelsene for DFS er i avtaleforslaget formulert slik: 
 

Tilsluttede skytterlag gjøres kjent med sentral avtale gjennom hjemmeside, kurs og 
samlinger og Norsk Skyttertidende. Skytterlagene oppfordres til å legge til rette for, og 
invitere SH skyttere i lagets skyteskoler, treninger og konkurranser, evt. arrangere egne 
aktiviteter for SH skyttere.  DFS skal søke å tilrettelegge for at nye SH skyttere kan ta 
del i DFS sine aktiviteter primært på 15 m, og/eller på 100-200 m. DFS sentralt skal 
behandle søknader og innvilge dispensasjonssøknader for SH skyttere, etter samråd 
med NSF, før evt. deltakelse i konkurranser i DFS. 

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Samarbeidsavtalen mellom Det frivillige Skyttervesen og Norges Skytterforbund 
godkjennes.  



 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 107/2012 Endring av Skytterbokas pkt. 1.830 og 1.840 
 
Skyttere i utdanningsøyemed gis i dag tilgang til å representere ett hjemmeskytterlag og 
ett borteskytterlag. Ref. kap. 1.840 i Skytterboka. Administrasjonen ønsker å endre dette 
til at skyttere under utdanning kan skifte skytterlag de representerer to ganger per år. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre vedtar et tilleggspunkt i Skytterbokas pkt 1.830. Nytt pkt 3. 
 

- Skyttere i utdanningsøyemed kan bytte skytterlag som de skal representere 2 ganger i 
året. For disse skytterne gis det kun anledning å delta i ett landsdelskretsstevne, 
samlagsstevne, organisasjonsmedaljeskyting og dugleiksmerkeskyting i året.   

 
Skytterbokas pkt 1.840, pkt 1. strykes. 
 
Jan Åge Gjerstad foreslo følgende: 
Regler i Skytterbokas 1.840 punkt 1, angående studentmedlemskap, fjernes. 
 
 
Vedtak 

Gjerstad sitt forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Meldingssaker 
 
1. Status LS 2013 Oppdal  

2. Status LS 2014 Sandnes 

3. Avtale bokprosjekt 

4. Rapport fra regionale seminarer 2011 – 2012 

5. Referat fra møte Nordisk Teknisk Utvalg 

 



 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

MØTEREFERAT 28. JANUAR 2013 QUALITY HOTEL 
GARDERMOEN 

 

MØTE INNKALT AV Jarle Tvinnereim, Generalsekretær 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER Olav K. Vaaje, President  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Olav K. Vaaje (møteleder), Henning Ivarrud, Jan Åge 
Gjerstad, Heidi Skaug, Oddbjørn Meland, Jens Sverre 
Knutsen, Olav Johan Lystad og Karl-Henrik Fossmann. 
Fossmann er fungerende stabssjef i HV og møtte som 
varamedlem for GIHV Kristin Lund. 

FRA ADMINISTRASJONEN Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik 

ANNMERKNINGER 
Sakslisten og innkallingen ble godkjent. Sak angående 
søknadsfrist LS 2017 ble tillagt som sak 11. 

 
 
 

Sak 01/2013 Godkjenning av protokoll fra styremøte i desember 2012 
 
Protokollen for styremøte i desember ble enstemmig godkjent.  

 
 
 

Sak 02/2013 Retningslinjer for DFS - Frifond organisasjon 
 
Norges skytterstyre vedtok i desember 2011 retningslinjer for tildelingen av Frifondmidler 
i DFS. Disse ble vedtatt for 2012 og 2013.  
 
Etter styrets vedtak i 2011 har LNU (Landsrådet for Norges barne- og 
ungdomsorganisasjoner) endret de sentrale retningslinjene for Frifond Organisasjon, noe 
som gjør at DFS må gjøre visse tilpasninger av våre retningslinjer.  
Administrasjonen ønsker også en vurdering av om støtte til kjøp av ammunisjon til bruk på 
lagsplan kan omfattes av retningslinjene.    
 
Drøfting 
Følgende endringer/justeringer i de sentrale retningslinjene har konsekvens for våre 
retningslinjer: 
 



Pkt. 10.4 Endret tidsfrist for rapportering av utførte tiltak 
Pkt. 10.7 Jamfør formålet skal Frifondmidlene gå til frivillige organisasjoners barne- og 
ungdomsaktivitet på lokalt nivå. LNU forstår dette som at støtten ikke skal: 

• disponeres av sentralleddet og/eller mellomliggende lag 
• brukes til å lønne ansatte 
• brukes til innsamlingsaktivitet 
• brukes til å bygge egenkapital 
• brukes utenfor Norge. 

10.8 Organisasjonene kan beholde opptil 5 % av Frifondtilskuddet til administrasjon av 
midlene.  

Prosentandelen er fastsatt av Stortinget ved opprettelsen av Frifondordningen. 
 
Vi har tatt kontakt med LNU vedrørende mulighet for skytterlagene til å kunne søke om 
støtte til kjøp av ammunisjon. Dette er fullt mulig når det er flere leverandører av 
ammunisjon. Ordningen må organiseres slik at lagene søker om støtte til ammunisjon 
etter retningslinjene fra Frifond, og ammunisjonen må brukes til tiltak på lagsplan, 
eksempelvis instruksjon og opplæring. Midlene kan ikke brukes til subsidiering ved 
videresalg av ammunisjon til lagets medlemmer. DFS kan ikke fordele midlene sentralt 
tilsvarende som vi har gjort med ammunisjonsbidrag. 
 
Vedtak 

Norges Skytterstyre vedtar følgende prioritering for tildeling av midler for 2013: 
 
1. Innkjøp av utstyr 
2. Miljøtiltak for unge under 26 år 
3. Slitedeler  
4. Ammunisjon, støtte til kjøp av kaliber .22 og rekruttpatroner kal. 6,5, der samlet 

søknadssum avgrenses til kr 20.000 pr. skytterlag. Midlene skal brukes til tiltak på 
lagsplan, eksempelvis instruksjon og opplæring.   

5. Utgifter til barn og unge med særskilte behov 
 
Retningslinjer for DFS – Frifond Organisasjon 2013 
Utfyllende retningslinjer fra DFS for tildeling av Frifond-midler til skytterlagene. De 
overordnede retningslinjene fra LNU vil i tilfelle motstrid være bestemmende.  
Vedtatt i Norges skytterstyre sak 2/2013 den 28/1 2013.  
 
1. Formål 
Støtteordning for å øke aktiviteten i skytterlagene gjennom økonomisk bidrag. 
Frifondmidlene skal kun brukes til aktivitet eller tiltak som sikrer aktivitet for barn og unge 
under 26 år. Det gis ikke tilskudd til investeringer på bygningsmasse, grunnerverv, 
driftskostnader eller lignende. Utstyr som erverves til skytterlagene kan ikke videreselges 
eller avhendes på andre måter. Inntil 5 % av midlene kan brukes av sentralleddet til 
administrasjon av Frifond. 

 
2. Målgruppe 
Frifond Organisasjon er en støtteordning til frivillige lag og foreninger som driver barne- 
og ungdomsvirksomhet, herunder DFS. Støtteordningen er forbeholdt barn og unge under 
26 år. 



3. Kunngjøring 
DFS er ansvarlig for å kunngjøre Frifondmidlene overfor sine skytterlag.  Frist for dette er 
senest 15. januar i tilskuddsåret.           

 
4. Kriterier for tilskudd til det enkelte skytterlag etter grunngitt søknad 

• Det kan maksimalt søkes om 35 000 kr. 
• Søknadsfrist for skytterlagene til DFS er normalt 1. juni. 
• Det enkelte skytterlag skal sende søknad på digitalt søknadsskjema på www.dfs.no 

innenfor søknadsfrist. 
• Skytterlagets antall medlemmer oppgis ut fra lagets årsmelding fra året før søknaden 

fremmes. 
• Det er en forutsetning at skytterlaget, i henhold til DFS sine grunnregler § 2-10, har et 

valgt ungdomsutvalg. 
• Skytterlaget må ha minst 5 betalende medlemmer under 26 år, og en medlems-

kontingent på minimum 50 kr. 
• Skytterlaget må ha levert årsrapport for grunnlagsåret for å kunne søke. 
• Norges Skytterstyre vil før kunngjøring bestemmes hvilke områder som skal prioriteres 

under tildeling av midler for hvert år. 
• For å få tildelt tilskudd må skytterlagene ha levert godkjent rapport for forrige års 

prosjekt(er) innen siste tidsfrist for rapportering.    
• DFS søker Frifond om tildeling med grunnlag i årsrapport, og får normalt svar på 

søknaden i løpet av juni.  
• Tildeling gjøres så snart DFS har fått tilsagn fra Frifond.  

 
5. Krav til søknaden 
Når et skytterlag søker om tilskudd skal søknaden inneholde følgende opplysninger: 

• Antall tellende medlemmer under og over 26 år i grunnlagsåret. 
• Det er ungdomsleder i laget som søker. 
• Søknadssum. 
• Konkret omtale av prosjektet (ene) det søkes støtte til. 
• Fullstendig budsjett, der alle utgifter og inntekter, herunder inntekter fra andre enn 

Frifond, er spesifisert.  Det blir ikke gitt støtte på grunnlag av budsjettposter som 
”diverse” eller ”uforutsette utgifter”. 
 

6. Sentral vurdering av søknader 
Et sentralt utvalg bestående av; 

• Generalsekretær (DFS) 
• Utdanningssjef (DFS) 
• Ungdomskonsulent (DFS) 
• Leder DFSU 

 
Søknader vil bli vurdert ut fra at det er begrensede midler i ordningen.  
 
De prioriteringene Norges Skytterstyre gir for tildeling i søknadsåret vil være 
retningsgivende for tildelingene. 

 
DFS kan kreve ytterligere dokumentasjon fra søker eller stille særskilte vilkår for tilsagnet 
for å sikre at tildelte midler blir brukt i tråd med disse retningslinjene. 

 

http://www.dfs.no/


7. Utbetaling av innvilget tilskudd 
Ved tilsagn om tilskudd vil skytterlaget få tilsendt et skriftlig tilsagnsbrev.  
Sammen med dette foreligger det også et akseptskjema, som skal returneres innen oppgitt 
tidsfrist.  

 
DFS utbetaler 100 % av tilsagnsbeløpet til skytterlaget under forutsetning av at DFS har 
mottatt akseptskjema fra søker. Dette vil skje fortløpende. 

 
Skytterlagene skal sende rapportskjema og dokumentasjon for utført tiltak innen gitt 
tidsfrist (normalt 1. mai året etter). Dersom rapportskjema ikke er returnert innen oppgitt 
tidsfrist, skal de tildelte midlene tilbakebetales.  

 
Som dokumentasjon menes kopi av alle nødvendige bilag (kvitteringer) innen fristen som 
sto i tilsagnsbrevet.  

 
Bilag skal inneholde navn, adresse og fødsels – eller organisasjonsnummer til den som 
selger eller leverer en vare eller tjeneste, spesifikasjon av hva som ble solgt eller levert, 
dato for salg eller leveranse.  

 
Som bilag godkjennes ikke ordrebekreftelser, pakksedler eller nettbankutskrifter. 
 
8. Klageadgang 
Vedtak om tildeling eller avslag kan påklages til Norges Skytterstyre.  

 
Det gis likevel ikke klageadgang på vedtak om en reduksjon av søknadssummen der det 
ligger til grunn en lik prosentvis fordeling blant alle søkere. 

 
Skriftlig klage skal sendes Skytterkontoret senest 3 uker etter at melding om vedtak  er 
mottatt. 

 
 
 

Sak 03/2013 Endring av navn på Landskonkurransen i skoleskyting 
 
DFSU foreslår for Norges skytterstyre å endre navnet på Landskonkurransen i skoleskyting 
til Skolenes landskonkurranse i geværskyting. Administrasjonen er enig i DFSU sitt forslag. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Navnet på ”Landskonkurransen i skoleskyting” endres til ”Skolenes landskonkurranse i 
geværskyting” med umiddelbar virkning. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 
 
 



Sak 04/2013 Endring av Stangfinalen på LS 
 
Stangfinalen på landsskytterstevnet arrangeres i dag slik at de 16 beste skytterne etter 
innledende skyting går til en egen finale. Der skytes det på to hold som i den innledende 
skytingen. Først skytes det på det lange holdet, hvor fire og fire skyttere skyter samtidig 
gjennom fire puljer. Så rangeres man før hold 2, og de 16 skytterne skyter da èn og èn på 
det korte holdet med lederen etter hold 1 til slutt. 
 
LS-utvalget foreslår i sin rapport fra 2012 at man gjør en endring på gjennomføring av 
Stangfinalen, slik at det er kun de 8 beste skytterne (inkludert alle på samme antall treff 
som nummer 8), som får skyte på hold 2. Dette som et grep for å gjøre gjennomføringen 
av Stangfinalen noe raskere og for å få en bedre publikumsopplevelse.   
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen er enig med konklusjonen til LS-utvalget. De dårligste skytterne fra hold 
1 i finalen har små sjanser til å nå opp i kampen om seieren, og publikumsopplevelsen blir 
noe lang når man nå gjennomfører 16 skyttere enkeltvis. I tidligere regelverk var det 10 – 
15 skyttere som fikk kvalifisere seg til Stangfinalen, og da gikk gjennomføringen raskere. 
Med likestilling til likt antall deltakere som i felthurtigfinalen på 16 deltakere, har man sett 
at gjennomføringen har blitt for langdryg i forhold til felthurtigfinalen. 
 
Positivt med en slik endring er det at ved gjennomføring av hold 1 vil det knyttes spenning 
til om skytternes resultater er gode nok til å komme med på hold 2. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Stangfinalen på Landsskytterstevnet endres slik at det er kun de 8 beste skytterne av de 16 
finaledeltakerne på finaleskytingens hold 1 som kvalifiserer seg til å skyte hold 2. Hvis en 
eller flere skyttere har likt antall treff med skytter på 8. plass på hold 1, skal alle disse gå 
videre til hold 2. 
 
Regelendringen settes inn i gjeldende instruksverk for gjennomføring av Stangfinalen som 
beskrevet i Skytterbokas punkt 11.226. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 05/2013 Tidspunkt for Skyttertinget 2013 
 
Årets Landsskytterstevne starter med militært NM torsdag 1. august og den sivile delen 
fredag 2. august. Etter foreløpig tidstabell for gjennomføring blir det finale AG-3 og HK-
416 fredag 2. august før åpning. Åpningsseremoni er tenkt gjennomført fredag 2. august 
ca. kl. 18.00 på skytebanen. Foreløpig tenker vi å gjennomføre NM skogsløp med skyting 
AG-3 og HK-416 fredag kveld.  
 
 



Drøfting 
Det synes naturlig å gjennomføre Skyttertinget lørdag 3. august, tilsvarende som på Voss. 
Vi mottok noen negative tilbakemeldinger på bruk av lørdagen i fjor, da flere av 
tingrepresentantene hadde barn som skjøt samme dag. Administrasjonen har nå lagt til 
rette for at ungdomsklassene ikke skal ha skyting på lørdag i den foreslåtte tidsplan. For 
tingrepresentanter som får sin uttrukne skytetid på lørdag, vil det bli gjort tilpasninger så 
de gis anledning til å delta i øvelsen utenom tidspunktet for Skyttertinget. 
 
Det er også økonomisk fordelaktig å ha Skyttertinget lørdag, og Tingmiddagen lørdag 
kveld. Det er da tilstrekkelig å dekke overnatting i to døgn (fredag-søndag) for 
tingrepresentantene.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Skyttertinget 2013 avholdes lørdag 3. august. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Sak 06/2013 Regelverk for løpslengde Sauer kaliber .22 
 
Vedtak 

Saken utsettes. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 07/2013 Landslotteriet 2013 
 
Norges Skytterstyre har bedt administrasjonen legge fram sak om mulig gjennomføring av 
Landslotteri 2013 
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen mener vi må vurdere et nytt konsept og retningslinjer for Landslotteriet, 
om vi skal fortsette med lotteriet. Vi legger da til grunn at det ikke avholdes Landslotteri 
for 2013, men at lotteriet kan gjennomføres på nytt i 2014. Konsept for framtidige 
landslotteri utarbeides i løpet av første kvartal 2013, og legges fram for styret til 
godkjenning sammen med forslag til formål for Landslotteriet 2014. Forutsatt styrets 
godkjenning av nytt konsept og retningslinjer sendes søknad til Lotteritilsynet om 
godkjenning av lotteriets formål. Vi ser for oss at vi får sendt ut informasjon til 
skytterlagene og samlagene i god tid før årsmøter og ombudsmøter, starte salg på nyåret 
2014, og avslutte det innen 1. november. Tilsvarende turnus innarbeides videre, slik at 
neste Landslotteri kommer i 2016.  
 
Vedtak i DFSU 
DFSU foreslår for Norges Skytterstyre at det ikke avholdes Landslotteri for 2013.  
Administrasjonen utarbeider forslag til konsept og retningslinjer for framtidige landslotteri 



som legges fram for Norges Skytterstyre innen 1. mai 2013. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
1. Det avholdes ikke Landslotteri for 2013. 
 
2. Administrasjonen utarbeider forslag til konsept og retningslinjer for framtidige 
landslotteri som legges fram for Norges Skytterstyre våren 2013.  
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 08/2013 Langtidsplan 2012-2016 - Tiltaksplan 
 
Skyttertinget behandlet Langtidsplan 2012 – 2016 i sak 6, og fattet følgende vedtak: 
Det frivillige Skyttervesens Langtidsplan for perioden 2012-2016 godkjennes.  Ved rullering 
av planen skal den sendes ut til høring og fremmes for Skyttertinget i 2014. Enstemmig 
vedtatt. 
 
Styret vedtok i sak 75/2012 at det skal utarbeides en tiltaksplan for gjennomføring av 
tiltakene i planen. Denne skulle legges fram for styret i fjor høst, men som følge av mye 
arbeid med Stortingets forslag til bevilgning for 2013 ble administrasjonen forsinket med 
planarbeidet.  
 
Administrasjonen har nå utarbeidd en intern gjennomføringsplan som grunnlag for 
tiltaksplanen. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre tar framlagt tiltaksplan til etterretning. Statusrapport skal legges fram 
for styret i samsvar med vedtatte årshjul.  
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 09/2013 Søknad til Forsvarsdepartementet om prosjektmidler 2013 
 
Forsvarsdepartementet har lyst ut tilskudd til prosjekter i 2013 som det ikke var med i 
ordinær søknad om drifts- og aktivitetsstøtte. Formålet med ordningen er som før å 
stimulere til økt kunnskap om, og forståelse for norsk sikkerhets- og forsvarspolitikk, og at 
samfunnet bidrar til og støtter opp under Forsvarets mål og prioriteringer. 
 
 



Følgende kriterier vektlegges: 
 

• Aktivitet og prosjekter som støtter opp under Forsvarets virksomhet 
• Aktivitet og prosjekter som fremmer rekruttering til Forsvaret 
• Aktivitet og prosjekter som omfatter tverrsektorielt samarbeid 
• Aktivitet og prosjekter med betydelig informasjonseffekt 
• Aktivitet og prosjekter som fremmer forsvarsviljen og Forsvarets forankring i Norge 
• Dagsaktuelle og prioriterte saker 

 
I tillegg er det satt av midler til prosjekter som bidrar til ivaretakelse av veteraner.  
 
Administrasjonen har utarbeidet forslag til tiltak med prioriteringer av disse. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre tar til etterretning administrasjonens forslag til tiltak og prioritering 
av disse i forbindelse med søknad om prosjektmidler til Forsvarsdepartementet. 
Administrasjonen utarbeider søknader og oversender disse til FD innen fristen 4. februar 
2013. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 10/2013 Gjennomgang av DFS sin framtidige rolle i det norske samfunnet 
 
I forbindelse med Stortingets behandling av Forsvarsbudsjettet 2013, ble følgende 
merknad fra flertallet i Utenriks- og Forsvarskomiteen vedtatt. 
 
”Komiteens medlemmer fra Arbeiderpartiet, Sosialistisk Venstreparti og Senterpartiet viser til 
Innst. 2 S (2012–2013) der flertallet bestående av Arbeiderpartiet, Sosialistisk Venstreparti og 
Senterpartiet øker kap. 1719 post 71 med 3,5 mill. kroner utover regjeringens forslag, til 
aktivitetsstøtte til Det Frivillige Skyttervesen (DFS). Disse medlemmer er kjent med at DFS har 
gjennomført flere tiltak i tråd med komiteens merknad fra budsjettinnstillingen for 2012 for å 
imøtekomme Forsvarsdepartementets nye retningslinjer for drifts- og aktivitetsstøtte. Disse 
medlemmer er derfor tilfreds med at DFS skal tilføres kr 3,5 mill. kroner på kap. 1719 post 71, 
ut over forslaget i Prop. 1 S, i økt aktivitetsstøtte i henhold til omsøkte aktiviteter og 
arrangement. Disse medlemmer mener videre det bør igangsettes et arbeid for å se nærmere 
på DFS sin rolle og tilknytning til Forsvaret og samfunnet for øvrig, samt hvordan offentlig 
økonomisk bidrag til DFS kan organiseres og finansieres for fremtiden. Disse medlemmer ber 
regjeringen om å følge opp dette og forutsetter at DFS blir godt involvert i arbeidet.” 
 
Regjeringen har nå bedt Forsvarsdepartementet følge opp denne komitémerknaden. 
 



Administrasjonen er kjent med at FD nå arbeider med mandat for en arbeidsgruppe, samt 
med framdriften i prosjektet. DFS vil i løpet av kort tid bli forelagt planarbeidet. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre tar til etterretning administrasjonens orientering om Regjeringens 
oppfølging av Stortingets vedtak angående DFS, som ble gjort i forbindelse med 
behandlingen av Forsvarsbudsjettet 2013. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 11/2013 Utsatt søknadsfrist for Landsskytterstevnet 2017 
 
Os skytterlag, Fana skytterlag og Åsane/Hordvik skytterlag har bedt Norges Skytterstyre 
om å få utsatt søknadsfrist for Landsskytterstevnet 2017, til 1. mars 2013. Begrunnelsen er 
å sikre et bedre grunnlagsmateriale for en ev beslutning i de tre skytterlagene om å søke 
om LS 2017. 
 
Os skytterlag, Fana skytterlag og Åsane/Hordvik skytterlag har over tid arbeidet med å 
finne grunnlag for en felles søknad om å få arrangere LS 2017. En av utfordringene har 
vært å få sikker informasjon fra Forsvarsbygg om framtidige planer for Ulven, og den 
eksisterende 200 m banen. De tre skytterlagene har til nå ikke hatt nok 
grunnlagsmateriale for å kunne fatte et endelig vedtak om å søke LS 2017. Nødvendig og 
utfyllende informasjon vil være tilgjengelig i løpet av kort tid. 
 
Olav K. Vaaje fremmet følgende forslag: 
 
Fristen for søknad om å få arrangere Landsskytterstevnet 2017 utsettes fra 1. februar til 1. 
mars 2013. 
 
 
Vedtak 

Olav K. Vaaje sitt forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Meldingssaker 
 

1. Status LS 2013 Oppdal 
2. Status LS 2014 Sandnes 
3. Status LS 2015 Lesja 
4. Avslag på klagesak Hovdebygda/Ørsta 
5. Referat fra Geværutvalgets møte 
6. Rapport fra etablering av Åres skytebane i Larvik 



 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

MØTEREFERAT 11. MARS 2013 SKYTTERKONTORET, OSLO
 

MØTE INNKALT AV Jarle Tvinnereim, Generalsekretær 

MØTETYPE Styremøte 

MØTELEDER Olav K. Vaaje, President  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Olav K. Vaaje (møteleder), Henning Ivarrud, Jan Åge 
Gjerstad, Heidi Skaug, Oddbjørn Meland, Jens Sverre 
Knutsen, Olav Johan Lystad og Kristin Lund. 

FRA ADMINISTRASJONEN Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik 

ANNMERKNINGER 

Sakslisten og innkallingen ble godkjent. Økonomisjef Tor 
Laugen, var til stede under behandling av sak 14. Leder i 
Rådgivende utvalg, Egil Sotnakk, var invitert og 
redegjorde for utvalgets innstilling angående kaliber 5,56. 
IT-sjef Geir Finstad, var til stede og orienterte om 
framdrift og økonomiske forhold i forbindelse med 
Forsvarets anskaffelse av elektronisk målmateriell for 
feltskyting til Landsskytterstevnet.  

 
 
 

Sak 12/2013  Godkjenning av protokoll fra styremøte i januar 2013 

 
Protokollen for styremøte i januar ble enstemmig godkjent.  

 
 
 

Sak 13/2013  Tingsak: Norges Skytterstyres årsmelding 

 
Administrasjonen la fram et foreløpig utkast for Norges Skytterstyres årsmelding 2012. 
 
Vedtak 

Norges Skytterstyre ga føringer for det videre arbeid med Norges Skytterstyres årsmelding 
for 2012. Endelig versjon legges fram på neste møte. Enstemmig vedtatt. 

 
 
 



Sak 14/2013  Tingsak: Årsregnskapet 2012 med årsberetning 

 
Administrasjonen la fram årsregnskap med årsberetning for 2012. 
 

Vedtak 

Saken utsettes til neste møte. 
 
 
 

Sak 15/2013  Tingsak: Forslag om endring av tid og sted for Skyttertinget 

 
Nordfjord skyttersamlag har sendt forslag om endring av tidsintervall og sted for 
Skyttertinget. Forslaget går på at de ønsker Skytterting annethvert år, og at det skal holdes 
utenom Landsskytterstevnet. Nordfjord skyttersamlag argumenterer blant annet med at 
det er uheldig at Skyttertinget kolliderer med det sportslige på Landsskytterstevnet, samt 
at det er en økonomisk besparelse å ha Skytterting annethvert år.  
 
Saken som fremmes er i tråd med Langtidsplanens kapittel 10 angående organisasjon og 
økonomi. I punkt 10.1 c beskrives nettopp at man i planperioden skal vurdere Skytterting 
annethvert år fra og med 2014. 
 
Sak angående endring av intervaller og tidspunkt for Skyttertinget, var også til behandling 
under sak 9 i 2009. Det ble da vedtatt med 33 mot 22 stemmer at dagens ordning med 
Skytterting hvert år skulle opprettholdes.  
 
I 2009 var det en omfattende saksutredning i forhold til ulike tidspunkt Skyttertinget 
kunne foregå utenom LS. I den forbindelse var det også beskrevet hvilke konsekvenser 
dette ville få for tidsfrister, valgordningen, godkjenning av årsregnskap o.s.v.  
 
Olav K. Vaaje foreslo følgende: 
1. Saken utsettes og samordnes med Langtidsplanens kapittel 10 og pågående 

gjennomgang av DFS sin framtidige rolle og tilknytting til Forsvaret og samfunnet for 
øvrig.  
 

2. Saken legges frem for Skyttertinget i 2014.  
 

 
Vedtak 

Olav K. Vaaje sitt forslag enstemmig vedtatt.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

Sak 16/2013 
Tingsak: Forslag om endring av dopingbestemmelser for klasse V55 og 
klasse 2 

 
Hedmark skyttersamlag har sendt forslag til Skyttertinget 2013 om at klasse 2 og klasse 
V55 ikke skal fritas fra Dopingreglementet i regelverkets punkt 15.200 § 2. Slik regelverket 
er nå er klasse aspirant, rekrutt, eldre rekrutt, 1,2, V55, V65 og V73 unntatt fra kravet om 
forbud mot bruk av betablokker i konkurranser utenom lagsplan.  
 
Solør skyttersamlag fremmet tilsvarende forslag i 2012 (sak 9), men saken ble da ikke 
realitetsbehandlet p.g.a. at det kun var et år siden dopingreglementet til DFS ble vedtatt. 
 
Hedmark skyttersamlag begrunner sitt forslag med at de ønsker at klasse 2 og klasse V55 
blir ”rene” klasser slik at det blir mer rettferdige konkurranser. De viser også til at skyttere 
i klasse 2 og V55 nå kan velge å skyte i Åpen klasse, om de av helsemessige grunner må 
benytte betablokker.    
 
Administrasjonens drøfting: 
Administrasjonen vil drøfte situasjonen for klasse 2 og V55 hver for seg, og begynner med 
klasse V55. 
 
Klasse V55 har siden den ble innført på Skyttertinget i 1990 vært en klasse som har fått 
stor deltakelse og prestisje i DFS. Klassen har i likhet med de eldre veteranklassene hatt 
unntak fra dopingreglementet, men skyttere i klasse V55 som har vært kvalifisert for 
finaler i klasse 2‐5/V55 i feltmesterskap har vært omfattet av samme dopingreglement 
som klasse 3‐5. Dette har medført eksempler på skyttere som har kunne deltatt i finaler i 
feltmesterskap for klasse V55, men som på grunn av at de har benyttet betablokker har 
blitt strøket av finalelister for klasse 2‐5/V55. 
 
Med innføring av Åpen klasse har skyttere som benytter betablokker i V55 få et alternativt 
tilbud som Hedmark viser til. Administrasjonen er her enige med Hedmark, og mener også 
at reglementet blir forenklet ved at skyttere i V55 som må benytte betablokker ikke lenger 
skal tillates å skyte i klasse V55. Alle skyttere i klasse V55 vil således automatisk ha rett til 
å skyte finale i felt klasse 2‐5/V55. Sportslig sett vil det som Hedmark argumenterer bli 
mer rettferdig ved at ingen tillates å benytte betablokk i klasse V55.  
 
I følge Folkehelseinstituttet antas at mellom 5 – 10 % i aldersgruppen av skyttere i klasse 
V55 må benytte betablokker i medisinsk sammenheng. Det vil i så fall bety at mange 
skyttere i klasse V55 må gå over til Åpen klasse om nytt reglement vedtas i tråd med 
Hedmark sitt forslag. Dette kan selvfølgelig få et uheldig utslag, ved at skyttere da føler at 
de ikke får være med i det miljøet de i dag liker godt i klasse V55, og som også gir dem rett 
til finaleskyting. Administrasjonen mener likevel at de sportslige argumentene er viktigere, 
og at Åpen klasse vil være et godt tilbud som alternativ til å skyte i V55. Enda har få 
skyttere benyttet seg av tilbudet om å skyte i Åpen klasse, og det hadde vært ønskelig om 
flere ville benytte seg av dette tilbudet. Jo flere som blir med i Åpen klasse, jo mer 
attraktivt vil det også være å delta i klassen. En innføring av et forbud mot betablokker i 
klasse V55, bør således gi et tilsig av nye skyttere til Åpen klasse.      
 
 



Klasse 2 i sin nåværende form ble innført fra 2007, etter at ny klasse 1 ble innført med kun 
liggende skyting. Administrasjonen mener i likhet med klasse V55 at også denne klassen 
skal innskjerpes slik at det ikke gis anledning til å benytte betablokker. Her gjelder samme 
argumentasjon i forhold til finaler i feltskyting som for klasse V55. Nytt i 2013 er det også 
at det skal arrangeres finaler for klasse 2 i baneskyting, og med den økende prestisje det 
medfører bør også et forbud mot betablokker innføres.     
 
Generelt gjelder både for klasse V55 og for klasse 2 at reglementet vil bli i tråd med 
vedtaket på Skyttertinget 2011 om sportslige fordeler ved bruk av betablokkere. Der ble 
juniorskyttere omfattet av dopingreglementet med argumentasjon om at skyttere som 
skyter liggende og knestående i større grad vil ha sportslig fordel ved bruk av betablokk, 
enn skyttere som bare skyter liggende. Det ble da også gitt åpning for at skyttere i 
aspirant, rekrutt og eldre rekrutt som skyter kun liggende, kan benytte betablokker etter 
medisinsk behov på samme måte som skyttere i klasse 1, V65 og V73. 
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2013: 
 
Ordlyden i unntaksbestemmelsene i regelverkets punkt 15.200 § 2 endres til følgende: 
Dersom betablokker er foreskrevet av lege, gjelder ikke forbudet ved konkurranser som 
bare er åpne for ett skytterlags medlemmer, og heller ikke for en skytter i klassene 
aspirant, rekrutt, eldre rekrutt, klasse 1, V65 og V73. 
 
Jens Sverre Knutsen fremmet følgende forslag: 
Dagens ordning opprettholdes. 
 
 

Vedtak 
Administrasjonens forslag vedtatt med 6 mot 2 stemmer. Ivarrud, Skaug, Gjerstad, 
Meland, Lystad og Lund stemte for, mens Knutsen og Vaaje stemte for Knutsen sitt forslag.  

 
 
 

Sak 17/2013  Tingsak: Forslag om endring av bestemmelser for alkohol og rusmidler 

 
Drammen skyttersamlag har sendt følgende forslag til behandling på Skyttertinget 2013:  
 
Nytt punkt i Skytterboka 15.100 angående Generelle straffebestemmelser § 2 
Straffebelagte handlinger underpunkt f, gjeldende alkohol og rusmidler: 
 
f, Påvirket av alkohol og/eller rusmidler under konkurranse eller trening.  
 
Dagens tekst er følgende: 
 
f, Påvirket av alkohol og/eller rusmidler tilsvarende en alkoholkonsentrasjon i blodet på 
mer enn 0,2 promille under konkurranse eller trening  
 
 
 



Drammen skyttersamlag begrunner sitt forslag med at det må være nulltoleranse for 
alkohol og andre rusmidler under trening og konkurranser i DFS regi. De mener at dagens 
reglement ikke harmonerer med dette.   
 
Administrasjonens drøfting 
Dagens reglement i 15.100 hvor det ble satt en promillegrense på 0,2 for å kunne straffe 
skyttere under trening og konkurranser, ble innført i forbindelse med gjennomgangen av 
dopingreglementet på Skyttertinget i 2009 (sak 6). Før 2009 var formuleringen i nærheten 
av den Drammen skyttersamlag nå foreslår, nemlig at det var straffbart med ”bruk av 
alkohol eller rusmidler under konkurranse eller trening.”  
 
Begrunnelsen for å innføre en promillegrense på 0,2 i 2009, var at dette var i samsvar med 
grensen for tillatt bilkjøring. I forbindelse med eventuelle tester av skyttere er dette i 
likhet med bilførere et nivå som er testbart innenfor normale feilmarginer. Ved en 
promille på 0,2 eller mer kan man således fastslå med sikkerhet at skytteren har inntatt 
drikke eller annet som primært benyttes til beruselse. Grensen på 0,2 var således satt 
fordi det var en kjent grense i forbindelse med bilkjøring, hvor også debatten om 
feilmarginer kommer når det drøftes om en promillegrense burde være på 0,0.  
 
Administrasjonen er imidlertid enig med Drammen skyttersamlag i at det må være en klar 
nulltoleranse for alkohol i forbindelse med bruk av skytevåpen. Reglementet burde nok 
her generelt ha vært tydeligere, men samtidig er det viktig at man i straffereglementet er 
mest mulig presis i forhold til hva som er testbart og innenfor kjente feilmarginer. Dette 
medfører at administrasjonen mener det er riktig at nåværende formulering 
opprettholdes i straffereglementet. I forbindelse med avtalen som ble inngått med 
Antidoping Norge i 2010, har de for øvrig nå også mulighet til å teste skyttere med hensyn 
til alkohol med den gitte promillegrensen på 0,2.  
 
I Skytterbokas punkt 8.117 står det at ”Åpenbart berusede eller påvirkede personer, det 
være seg skyttere, arrangører eller tilskuere, skal vises bort fra baneområdet”. I 
motsetning til Drammen skyttersamlag, som foreslår en endring i straffereglementet, 
mener administrasjonen at man heller bør være ”strammere i språket” under punkt 8.117. 
Dette for å klargjøre nulltolerensen av alkohol og rusmidler blant skyttere.  
 
Administrasjonen foreslår således at Skytterbokas punkt 8.117 får følgende overskrift og 
ordlyd: 
 
8.117 Alkohol, rusmidler og doping 
 
Det er ikke tillatt for skyttere å benytte alkohol og/eller rusmidler under konkurranse eller 
trening. Åpenbart berusede arrangører eller tilskuere skal vises bort fra 
skytebanebaneområdet. Det vises for øvrig til straffebestemmelser og 
dopingbestemmelser i kapittel 15. 
 
 
 
 
 
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2013: 
 
Skytterbokas regelverk i punkt 8.117 gis følgende overskrift og ordlyd:   
 
8.117 Alkohol, rusmidler og doping 
 
Det er ikke tillatt for skyttere å benytte alkohol og/eller rusmidler under konkurranse eller 
trening. Åpenbart berusede arrangører eller tilskuere skal vises bort fra 
skytebanebaneområdet. Det vises for øvrig til straffebestemmelser og 
dopingbestemmelser i kapittel 15. 
 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Sak 18/2013  Tingsak: Forslag om flytting av tidspunkt for klassesetting. 

 
Solør skyttersamlag foreslår å endre tidspunkt for klassesetting til 1/11 hvert år. 
Begrunnelsen er først og fremst cuper/karuseller i innendørsskyting, som går både før og 
etter nyttår. Dette skaper problemer for de skyttere som skifter klasser. 
Samme forslag er behandlet på Skyttertinget flere ganger, senest i 2009. Forslaget ble den 
gang nedstemt med 31 mot 24 stemmer. 
 
Drøfting 
Tidspunkt for innendørssesongen er veldig variabel rundt om i landet. Mens man i enkelte 
deler av landet starter allerede i oktober med hovedtyngden av stevner i november, er det 
andre steder i landet som først starter med 15m‐stevner etter nyttår. Likevel er det nok 
slik at i de fleste delene av landet vil det være stevner innendørs både før og etter nyttår. 
Dette kan selvsagt skape problemer for de samlagene som har cuper og karuseller 
innendørs. Cuper og karuseller kan ha mye positivt ved seg. Det skaper engasjement, og 
det kan skape aktivitet blant skyttere. 
 
Både ungdoms‐ og veteranklassene i DFS er aldersbestemte. Ved å ha klassesetting 1/1 
blir dette veldig ryddig. Da vil man tilhøre den klassen man har alder for det året, ikke året 
etter. Med Solørs forslag vil en 63 åring som har bursdag i desember bli V65‐skytter 1. 
november samme år. Dette er ikke noe avgjørende argument, men det vil bidra til å 
komplisere klassesettingen for de aldersbestemte klasser. 
 
Rent teknisk kan man med det nye medlemssystemet til DFS kjøre klassesetting når det 
måtte være ønskelig i løpet av året. Det er derfor ingen tekniske utfordringer med å kjøre 
klassesetting for hele organisasjonen 1/11, slik som forslagsstilleren ønsker. Valget av 
denne datoen er begrunnet i at skytterlagene på denne tiden skal ha levert årsmelding. 
Det er imidlertid noen utfordringer knyttet til å kjøre klassesetting 1/11: 
 

 Flere steder i landet er det vanlig å begynne innendørssesongen med stevner alt i 
oktober. Skal man først endre dato for klassesetting, vil det være ønskelig å få med 



hele innendørssesongen. Det er trolig lite aktuelt å sette som krav at det ikke kan 
arrangeres stevner før 1/11, og det er umulig å ha klassesetting før 1/11 på grunn av 
frist for årsrapport og det faktum at det arrangeres banestevner til langt ut i 
september. 
 

 Skyttere som skal rykke opp i klasser med nye skytestillinger bruker ofte høsten og 
tiden fram til nyttår på å trene inn nye skytestillinger. Man kan selvsagt si at man 
burde startet tidligere med dette, men realitetene er nok slik at de fleste skyttere 
starter for sent. Nå vet vi at det er et ganske stort frafall i forbindelse med at skyttere 
må lære seg nye skytestillinger. Muligens mister vi disse uansett, men ved å endre 
datoen for klassesetting vil trolig dette forsterkes. Det vil trolig også til en viss grad gå 
utover deltakelsen på innendørsstevner i november og desember.  

 
Når det gjelder problematikken med cuper og karuseller som Solør peker på, bør det være 
mulig å finne lokale løsninger på dette. 
 
Konklusjon 
Administrasjonen kan ikke se at det har kommet inn vesentlige nye momenter i saken 
etter 2009. Vi velger derfor å konkludere med det samme som sist; at klassesettingen bør 
foretas 1/1 hvert år.  
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2013: 
 
Dagens regelverk for tidspunkt for klassesetting opprettholdes.  
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 19/2013  Budsjettjustering mars 2013 – private midler 

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
1. Norges Skytterstyre godkjenner følgende budsjettjustering for Norsk Skyttertidende. 
  

Post  Tekst 
Regnskap  Budsjett  Justert 

Endring 
2012  2013  budsj 2013 

Note 4  Budsjett for Norsk Skyttertidende 

Inntekter 

Annonseinntekter  506 451 600 000 470 000  130 000
Abonnementsinntekter  1 998 336 2 070 000 1 980 000  90 000
Driftstilskudd 
Sum driftsinntekter  2 504 787 2 670 000 2 450 000  220 000
 
 



Utgifter 

Trykningsutgifter  679 500 750 000 580 000  ‐170 000
Porto‐ og distribusjon  493 150 500 000 440 000  ‐60 000
Sum produksjons‐/distribusjonskost  1 172 650 1 250 000 1 020 000  ‐230 000

Lønnskostnader  991 172 1 000 000 1 000 000  0

Annen kostnad 

Inventar kontormaskiner osv  7 402 10 000 10 000  0

Revisjonshonorar  20 275 17 000 20 000  3 000
Andre honorarer  40 700 15 000 20 000  5 000
Kontorrekvisita  18 794 10 000 10 000  0

Telefon og porto  40 924 40 000 35 000  ‐5 000
Reise‐ og oppholdsutgifter  351 976 320 000 320 000  0

Markedsføring  29 801 5 000 12 000  7 000
Forsikring  3 151 3 000 3 000  0

Tap på fordringer  0

Sum annen kostnad  513 023 420 000 430 000  10 000

Driftsresultat  ‐172 058 0 0 

SUM kontroll         0

 
2. Norsk Skyttertidende kommer med 6 utgivelser i 2013.  
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 20/2013  Fastsetting av Skyttercampavgift for 2013 

 
LS‐arrangørene i Oppdal 2013 har søkt om pris på Skyttercampavgift. Det har vært mye 
dialog mellom administrasjonen og arrangørene i løpet av nyåret for å få priser på de 
investeringer som må gjøres.  
 
Oppdal legger opp til 1300 campingplasser, hvorav 1000 vil være med strøm. Dette er slik 
administrasjonen ser det noe knapt i forhold til behovet, men langt bedre enn de 700 som 
ble tilbudt først. Administrasjonen vil således tilrå at dette er et akseptabelt tilbud gitt de 
høye utgiftene det er å tilby strøm for flere enn 1000 enheter. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
Campingavgiften på Landsskytterstevnet 2013 settes til kr. 1100,‐ for campingvogn og kr. 
700,‐ for telt. Pris for strøm settes til 1100 kroner. Det forutsettes at det minst tilbys 
strøm til 1 000 enheter. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 



Sak 21/2013  Fastsetting av stige for Forsvarsmerket 

 
Norges Skytterstyre oversendte sak 46/2012 angående Forsvarsmerket, til DFSU for en 
uttalelse. 
 
Drøfting 
Skifeltutvalget foreslo i 2012 til Norges Skytterstyre å endre merkestigen for Skifeltmerket, 
og i den forbindelse også endre Forsvarsmerket slik at stigene ble like for disse merkene. 
Det medførte et minste felles multiplum, der det ble en kortere stige for Skifeltmerket, 
mens det for Forsvarsmerket ville bli en lengre stige. 
 
DFSU støttet tanken om å gjøre stigene like, men er uenige i at det skal bli en lengre stige 
for Forsvarsmerket. 
 
DFSU sin argumentasjon bygget på at det ville være mer motiverende å gjennomføre 
aktivitetene om det er en gevinst hvert år, og at sannsynligheten for at dette skal bli 
aktivitet som blir et fast innslag i skytterhverdagen er større hvis du gjennomfører jevnlig. 
De mener at det er motiverende for å gjennomføre merket om du får noe hvert år, og ikke 
må vente flere år imellom hvert merke etc. 
 
Administrasjonen deler DFSU sitt syn, og ønsker ikke å endre dagens ordning for 
Forsvarsmerket. Administrasjonen anbefaler å ta en grundigere gjennomgang av alle 
merkene i DFS.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
1. Dagens ordning for Forsvarsmerket opprettholdes. 
2. DFSU bes om å gjøre en gjennomgang av alle merker som er knyttet til ungdomsklassene. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 22/2013  Rapport om miljøpakkemidler 2012 og årsplan 2013 

 
Administrasjonen la fram rapport om bruk av miljøpakkemidlene for 2012, og årsplan for 
planlagte tiltak i forhold til miljøpakka i 2013.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Administrasjonens årsrapport om bruk av miljøpakkemidlene for 2012, og årsplan for bruk 
av miljøpakkemidlene for 2013 tas til etterretning. 
 
Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 



Sak 23/2013  Ekstraordinært banebidrag til Vestre Toten skytterlag 

 
Vestre Toten skytterlag har levert søknad om tildeling av banebidrag som følge av at de nå 
gjennomfører gjenoppbygging av sin skytebane som brant ned 16.1.2010. 
 
Kostnadskalkylen for gjenoppbyggingen er ca 3 500 000,‐. Skytterlaget fikk kun kr 900 000, 
‐ i forsikringsoppgjør som følge av at bygningene ikke var fullverdiforsikret. Brannstifteren 
er tatt og er i retten pådømt, men erstatningskrav er idømt med et mindre beløp.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
1. Vestre Toten gis med dette tilsagn om utbetaling til ekstraordinært banebidrag på kr 

100 000,‐.   
2. Utbetalingen forutsettes finansiert over DFS sitt budsjett for 2014. Det tas forbehold om 

budsjettmessig dekning og tildeling av midler over Forsvarsbudsjettet. 
 
Kristin Lund foreslo følgende: 
Vestre Toten sin søknad innvilges ikke. 
 
 
Vedtak 

Kristin Lund sitt forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 24/2013  Medalje og premiering for klasse 2 på Landsskytterstevnet 

 
Skyttertinget 2012 vedtok at det skal innføres mesterskap i klasse 2 i baneskyting. Dette 
vedtaket medfører kåring av mestere i klasse 2 på LS med dertil premiering og medaljer. 
 
Drøfting 
I en tid med fokus på DFS sin økonomi, vil kostnader knyttet til økte utgifter til premiering 
være lite heldig. Administrasjonen mener derfor at nøkternhet bør ligge til grunn for 
vedtaket som gjøres i denne saken. 
 
Det er imidlertid på det rene at en viss form for premiering må til om man skal følge opp 
vedtaket fra Skyttertinget. Fram til nå har klasse 2 blitt premiert med ”Norges 
Skytterstyres premie”, som har gått til den utøveren med beste plassiffer felt‐bane. Det vil 
derfor være naturlig at denne premien ”flyttes over” til å gjelde mesterskapet i 
baneskyting for klasse 2. På den måten holdes premiekostnadene på dagens nivå. Norges 
Skytterstyres premie er et tinnkrus, og koster rundt 4000 kroner. 
 
Det forventes at det deles ut medaljer når denne klassen har fått opphøyet sin status til 
mesterskapsklasse.  
 
 
 
 
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Nytt punkt i Skytterboka § 12.119 Mesterskap i baneskyting klasse 2 
Det utdeles 3 medaljer i valørene gylt, sølv og bronse til de 3 beste i mesterskapet i klasse 
2 på Landsskytterstevnet. 
 
Det utarbeides uekte medaljer hos Br. Lohne for klasse 2, basert på Veteranmedaljene.  
 
Norges Skytterstyres premie flyttes fra sammenlagt plassiffer felt/bane i klasse 2 til vinner 
av mesterskapet i baneskyting i klasse 2 på Landsskytterstevnet.  
 
Heidi Skaug foreslo følgende: 
Det deles ut medaljer i klasse 2 på Landsskytterstevnet i baneskyting etter samme prinsipp 
og med samme valør som for veteranklassene etter Skytterbokas punkt 12.113. 
 
 
Vedtak 

Administrasjonen sitt forslag til premie for vinneren i klasse 2 på baneskyting under 
Landsskytterstevnet, samt Heidi Skaug sitt forslag til medaljesystem ble enstemmig 
vedtatt. 

 
 
 

Sak 25/2013  Forslag om justering av statutter for uttak til Nordisk mesterskap 

 
Vedtak 

Saken utsettes til neste møte. 
 
 
 

Meldingssaker 
 

1. Status LS 2013 Oppdal 
2. Status LS 2014 Sandnes 
3. Status LS 2015 Lesja 
4. Avtale med NRK for perioden 2013‐2015 
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Sak 27/2013 
Godkjenning av protokoller fra styremøte i mars 2013 og telefonmøte i 
april 2013 

 
Protokollene for styremøte i mars 2013 og telefonmøte i april 2013 ble enstemmig 
godkjent.  

 
 
 

Sak 28/2013  Tingsak: Norges Skytterstyres årsmelding for 2012 

 
Årsmeldingen sendes som eget vedlegg til behandling på Skyttertinget 2013. 
 
Norges Skytterstyres innbyr Skyttertinget 2013 til å fatte følgende vedtak: 

 
Årsmelding for 2012 godkjennes.  
 
Enstemmig vedtatt. 

 
 
 
 



Sak 29/2013  Tingsak: Årsregnskap for 2012 med årsberetning 

 
Årsregnskap for 2012 med årsberetning sendes som eget vedlegg til behandling på 
Skyttertinget 2013. 
 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2013 til å fatte følgende vedtak: 

 
Regnskap og årsberetning for private og offentlige midler for 2012 godkjennes.  
 
Enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Sak 30/2013  Forslag om endring av valgordningen for valgkomiteen 

 
Skyttersamlagene Hedmark, Namdal og Nordfjord har fremmet likelydende forslag om 
nytt valgordning for personer som skal velges til valgkomiteen. De har i samme forslag 
også foreslått at det skal settes krav til valgkomiteens presentasjon av kandidater for 
Skyttertinget.  
 
Administrasjonen ser dette som to ulike forslag som behandles særskilt. Forslag om nytt 
valgsystem behandles i denne sak, mens forslag om valgkomiteens presentasjon legges 
fram i sak 36 på dette møtet. 
 
Forslagsstillerne foreslår følgende angående nytt valgsystem for valgkomiteen: 
” Valgkomiteens medlemmer velges for tre år, slik at komiteen har en stadig rullering av 
medlemmer. Etter tre år velges et nytt medlem fra landsdelen. Treårsbolkene følger valget 
av landsdelens styrerepresentanter, slik at man det året landsdelens styrerepresentant er 
på valg også velger nytt medlem i valgkomiteen.”   
 
Drøfting 
Administrasjonen mener at behandlingen av forslaget bør utsettes, med bakgrunn i det 
vedtaket som ble gjort i sak 15/2013, angjeldende forslag om nytt tidsintervall for 
Skyttertinget. Med henvisning til det arbeid som nå skal pågå med gjennomgangen av DFS 
sin framtidige rolle og tilknytning til Forsvaret, ble den saken utsatt til 2014. Det vil 
således være naturlig at saken om endring i valgsystem for valgkomiteen da kommer i 
forlengelsen av det som da måtte bli vedtatt om Skyttertinget.  
 
Administrasjonen vil på denne bakgrunn foreslå at Norges Skytterstyre utsetter saken, og 
tar den opp til realitetsbehandling på Skyttertinget i 2014. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Saken utsettes og samordnes med sak angående eventuell endring av Skyttertingets 
tidsintervall på Skyttertinget 2014. 
 
Vedtak 

 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



 
Sak 31/2013  Tingsak: Tildeling av LS 2017 

 
Skyttertinget 2012 vedtok en turnus for Landsskytterstevnet (LS) med tildeling til 
Vestlandet landsdel i 2017. Det foreligger to søkere om å arrangere LS 2017 fra hhv. Førde 
skyttarlag og Voss skyttarlag.   
 
Drøfting 
Denne drøfting tar utgangspunkt i søknader fremmet om å arrangere Landsskytterstevnet, 
og søkernes beskrivelser av de lokale forhold og de planer som er skissert for stevnet. 
Representanter for Skytterkontoret har i tillegg gjennomført møte og foretatt nødvendige 
avklaringer for å bedre kunne vurdere søkerne opp mot hverandre. Utover dette er 
søkerne orientert om hvilke oppgaver, pålegg og gjøremål man ser for seg at arrangører 
skal stå for i forbindelse med innføring av elektronisk målmateriell i feltskytingene.  
 
Forpliktende årsmøtevedtak i skytterlaget 
Begge søkere har bekreftet å ha et formelt årsmøtevedtak om å søke LS. 
 
Tilsagn om offentlig støtte 
Begge søkere har dokumentert støtte fra kommune og fylke.  
 
Samarbeid om stevnet 
 
Førde: Planlegger med forpliktende samarbeid med flere naboskytterlag. Har dokumentert 
støtte fra Førde Industri og Næringssamskipnad om tilrettelegging og samarbeid.  
 
Voss: Planlegger samarbeid med lokale skytterlag, idrettslag og foreninger. 
 
Begge arrangører forutsetter støtte fra Forsvaret til gjennomføring av stevnet iht. avtale 
mellom Forsvaret og DFS:  
 
Skyteteknisk 
 
Førde (Førde skytterstadion): 

‐ 200m bane med 43 skiver.  
‐ 100m 25 skiver. 
‐ Grovfeltskytingen gjennomføres i Vasslia, 1600m fra skytterstadion. Opprop i 

Førde sentrum med buss til feltområdet.  
‐ Stang/felthurtig gjennomføres etter grovfeltrunden i Vasslia. 
‐ Finfelt arrangeres i tilknyting til Skytterstadion. 
‐ Finale Stang‐ og Felthurtigskyting i umiddelbar tilknytning til skytterstadion. 

 
Voss (Skjerve skytebane): 

‐ 200m bane med 50 skiver.  
‐ 100m 25 skiver. 
‐ Grovfeltskytingen gjennomføres i tilknyting til hovedarena fra 3 stasjoner med 

kort avstand seg imellom. 
‐ Finfeltskytingen gjennomføres i tilknyting til hovedarena fra 3 stasjoner med kort 

avstand seg imellom. 



‐ Stang‐ og felthurtigskyting gjennomføres i tilknytning til hovedarena, etter 
grovfeltrunden. 

‐ Finale Stang‐ og felthurtigskyting gjennomføres i tilknytning til hovedarena. 
 
Arena 
 
Førde: Førde skytterstadion er en kompakt og intim arena som ligger ca 8 km fra Førde 
sentrum. Arenaområdet ble utvidet til LS i 2008, men er fortsatt relativt begrenset. Det er 
utbyggingsplaner for området som kan gi en viss utvidelse av selve arenaen. 
 
Voss: Skjerve skytebane er en svært romslig arena ca 8 km fra Voss sentrum. 
Arenaområdet er mer enn tilstrekkelig for et LS etter dagens modell.  
 
Trafikk og parkering 
 
Førde: Parkeringskapasitet ca 1500 personbiler ved arena. Ved behov settes opp buss fra 
Førde. En mulig utvidelse av et tilliggende motorsenter kan gi betydelig bedre 
parkeringskapasitet til 2017.  
 
Voss: Parkeringskapasitet ca 2000 personbiler ved arena. Ca 750m fra arena tilrettelegges 
med ytterligere inntil 3000 plasser.  
 
Innkvartering 
 
Førde: To store hotell i Førde med god kapasitet. Skyttercamp på tilgjengelige områder i 
Førde sentrum med tilgang til strøm. Kapasitet er uavklart pga. restriksjoner for bruk av 
uteområder ved skoler der det er lagt kunstdekke. Det planlegges med mobile 
toalettbrakker og bruk av to store dusjanlegg i sentrum. Det er i tillegg betydelige 
overnattingsmuligheter ved campingplasser etc. i kommunen og i nabokommunene.  
 
Voss: Skyttercamp med kapasitet til 2000 enheter i Bømoen med tilgang til strøm. Voss 
har i tillegg kapasitet på ca 4000 sengeplasser for tilreisende, inkludert 3 hotell i sentrum. 
Innkvartering vil skje i samarbeid med Destinasjon Voss.  
 
Fritidstilbud 
 
Førde: Førde er et handelssenter i regionen med at godt og variert tilbud. I tillegg finnes et 
godt opplevelses‐ og kulturtilbud. Det er i tillegg gode muligheter for friluftsaktiviteter og 
naturopplevelser.  
 
Voss: Voss er et handelssenter i regionen med at godt og variert tilbud. Det er i tillegg 
gode muligheter for friluftsaktiviteter og naturopplevelser, flere av disse kommersielt 
tilrettelagt for tilreisende.  
 
Infrastruktur i regionen 
 
Førde: Førde ligger sentralt i Sogn og Fjordane med E 39 som en sentral samferdselsåre 
gjennom byen. Nærmeste flyplass er Førde lufthavn Bringeland. Førde by har en 
handelsstand som er i stand til å betjene 20 000 tilreisende. LS konseptet til Førde er vel 
utprøvd og tilfredsstiller kravene til en arrangør på en god måte.    



 
Voss: Voss er et trafikknutepunkt på Vestlandet. Nærmeste flyplass er Flesland/Bergen. 
Voss har en handelsstand som er i stand til å betjene 20 000 tilreisende. Kapasitet, 
kompakthet og arena gir svært gode betingelser for å betjene skyttere og publikum på en 
meget god måte.  
 
Teknisk vurdering 
En totalvurdering av søkerne satt opp mot hverandre går i favør av Voss. Dette begrunnet i 
bedre skivekapasitet på 200m, skyttercampens kapasitet og nærhet til hovedarena, samt 
hovedarenaens utforming. Imidlertid er feltområdet på Voss så begrenset at det kan by på 
utfordringer, noe som er mer ideelt i Førde.  
 
Denne konklusjon legger til grunn at det er likegyldig for Forsvaret hvem av søkerne som 
tildeles Landsskytterstevnet. Skyttercampen er for mange skytterfamilier en svært viktig 
del av LS opplevelsen, der sosial omgang med skyttervenner gjerne pleies mer her enn 
gjennom hele resten av året. Kapasitet og nærhet til hovedarena teller slik sett i Voss sin 
favør.  
 
Videre teller det i Voss sin favør at de har 50 skiver på 200m, mot Førde sine 43. 
Eksempelvis var det 45 samlag som stilte lag i samlagsskytingen i 2012. Redusert 
skivekapasitet vil utover å kunne være en utfordring i samlagsskytingen, i tillegg gi en 
generelt dårligere kapasitet i den innledende skyting, samt redusert antall deltakere i 
lagskytingen.  
 
Førde har mulighet for større variasjon på grovfeltskytingen, men får ekstra 
transportbehov når feltskytingen ligger et stykke fra hovedarena. I Voss er området som 
skal benyttes til grovfelt, finfelt, stang og felthurtig så begrenset og tett opp til hverandre 
at det byr på visse utfordringer med eksempelvis ideell plassering av hold og støy fra 
nabostandplasser. Ved å bruke 100m på minneskyting blir det likevel rimelig god variasjon 
på feltholdene. Slik planen er nå vil Stang‐ og felthurtigskyting gjennomføres etter 
grovfeltrunden både i Førde og Voss.  
 
Politisk vurdering 
Det er ingen tvil om at begge søkerne er svært kapable til å arrangere vellykkede 
landsskytterstevner. Derfor vil valg av arrangør være vel så mye basert på politiske 
avveininger, som rammebetingelser og generell evne til å gjennomføre et slikt stevne. 
Totalt sett tilbyr Voss det beste stevnekonseptet, men det kan i dette bildet være politiske 
hensyn som veier vel så tungt, jfr. også debatten på fjorårets Skytterting om tildeling av LS 
2016. 
 
Gjennom langtidsplanen er det vedtatt et mål om å øke deltakelsen på LS ved å tilby 
skyttere med familier sportslige og utenomsportslige opplevelser som gjør LS uunnværlig. 
Voss som arrangørsted vil i litt bedre grad enn Førde understøtte denne målsetning, ved 
at de kan tilby den beste opplevelsen gjennom et topp moderne og storslått anlegg med 
nærhet til en skyttercamp med stor kapasitet. Angående det utenomsportslige tilbud 
stiller søkerne relativt likt i hva de kan tilby.  
 
Skal langtidsplanen være et troverdig og langsiktig styringsverktøy må de føringer og 
ambisjoner som her er forankret legges til grunn og gis tyngde. Dette kan man selvsagt 
velge å sette litt til side gjennom å ta inn ytterligere politiske vurderinger rundt 



eksempelvis: 
 

‐ Viktigheten av å ha flere arenaer/arrangører i samme landsdel/større fleksibilitet 
‐ Synergieffekt av å arrangere LS gjennom markedsføring, politikerkontakt, prege 

regionen, næringsliv, styrke skyttersaken lokalt 
‐ Hvor ofte klarer man å arrangere LS på samme sted 
‐ Gjenbruk av utbygging, infrastruktur og kompetanse ‐ kostnadsbegrensning 

 
Ovenstående politiske vurderinger tilligger det Norges Skytterstyre og Skyttertinget å 
vektlegge. I forhold til de rent faglige og infrastrukturmessige kriterier vil imidlertid 
administrasjonen anbefale at Voss skyttarlag tildeles Landsskytterstevnet i 2017. 
 
Forsvaret vil legge fram sin anbefaling på styremøtet. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2013: 
 
Voss skyttarlag tildeles Landsskytterstevnet for 2017.  
 
Arrangøren må forholde seg til forutsetninger for arrangementet som framkommer i 
arrangøravtalen og tildelingsnotat fra Norges Skytterstyre, og avtale mellom Forsvaret og 
DFS vedrørende støtte til LS for perioden 2011 – 2020. 
 
Oddbjørn Meland foreslo følgende: 
Førde skyttarlag tildeles Landsskytterstevnet 2017.  
 
For øvrig som administrasjonens forslag. 
 
Avstemming: 
Vaaje, Gjerstad, Meland og Knutsen stemte for Meland sitt forslag, mens Ivarrud, Lund, 
Lystad og Skaug stemte for administrasjonens forslag. Melands forslag vedtatt med 4 mot 
4 stemmer der presidentens dobbeltstemme avgjorde Skytterstyrets innstilling. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2013 til å fatte følgende vedtak: 

 
Førde skyttarlag tildeles Landsskytterstevnet for 2017.  
 
Arrangøren må forholde seg til forutsetninger for arrangementet som framkommer i 
arrangøravtalen og tildelingsnotat fra Norges Skytterstyre, og avtale mellom Forsvaret og 
DFS vedrørende støtte til LS for perioden 2011 – 2020. 
 
Vedtatt med 4 mot 4 stemmer, der presidentens dobbeltstemme avgjorde innstillingen. 

 
 
 
 
 
 
 



Sak 32/2013  Tingsak: Klasse 1 fra 200 m til 100m 

 
Geir H. Stølen, Kvinesdal skytterlag fremmer gjennom Vest‐Agder skyttersamlag forslag om at 
klasse 1 flyttes fra 200 m til 100 m. Forslaget inneholder videre en beskrivelse om at skyttere i 
denne klassen  fritt kan velge mellom kaliber  .22 og 6,5mm, og om at de skal delta  i  finfelt. 
Forslaget er enstemmig støttet av Vest‐Agder skyttersamlags ombudsmøte. 
 
Forslagsstilleren begrunner forslaget med et ønske om å rekruttere flere foreldre. Det er for 
mange nybegynnere en for stor overgang å gå fra kaliber .22 skyting innendørs til 6,5 mm med 
smell og  rekyl på 200 m utendørs. Gleden ved å  skyte  reduseres  samtidig  som kostnadene 
øker. Det kan da lett bli til at både barn og foreldre forsvinner.     
 
Ved de regionale seminarene de to siste år har tema voksenrekruttering blitt drøftet. En 
oppsummering av gruppediskusjoner viser at Nord Norge og Midt Norge landsdeler ønsker 
å utvide aspirantklassen slik at den omfatter alle aldersgrupper.  De øvrige landsdeler 
ønsker i stedet å flytte klasse 1 til 100 m.  
 
Drøfting  
Voksenrekruttering er et satsingsområde i Langtidsplan 2012 – 2016, med en målsetning 
om 3 % økning av antallet skyttere som er 18 år og eldre. Ett av tiltakene i Langtidsplanen 
for å nå denne målsetningen er å vurdere klassestruktur og program, noe dette forslaget 
tar tak i.   
 
Sett ut fra et rent rekrutteringsperspektiv synes betingelsene for voksenrekruttering å 
være vesentlig bedre med et skyteprogram på 100 m framfor på 2/300 m. 
Forslagsstillerens argumenter om en mer naturlig og enklere overgang fra innendørs‐ til 
utendørsskyting støttes. Det samme gjelder for synspunktene om kostnadsreduksjoner, og 
om det å skyte med et våpen med mindre smell og rekyl. I denne sammenheng vil ikke 
minst muligheten for å benytte skytterlagets utlånsvåpen i kaliber .22 være en viktig 
kostnadsreduserende faktor. Trolig vil tilrettelegging for rekruttering av hele familier også 
bli bedre når hele familien kan ligge side ved side på samme standplass. Muligens vil i 
tillegg en litt enklere skive på 100 m sammenliknet med 2/300 m gi en mer positiv 
opplevelse gjennom om økt oppfatning av mestring.  
 
I feltskyting bør en flytting av klasse 1 til 100 m gi den naturlige konsekvens at klassen 
skyter finfelt. Dette vil samtidig være en enklere innfallsport til feltskytingen enn dagens 
ordning der voksne nybegynnere må starte rett på grovfelt.  
 
Stang‐ og felthurtigskyting krever grovkaliber, et kaliber det antas at ikke alle skytterne vil 
benytte når kaliber .22 er tillatt. Klasse 1 må likevel, på lik linje med klasse Junior, kunne få 
skyte disse øvelsene med grovkaliber om de ønsker å prøve seg.   
 
Det er vesentlig at klasse 1 er en trivselsklasse. Klassesettingskrav er i denne sammenheng 
en viktig faktor for å lykkes med en voksenrekrutteringsklasse. Her må vektingen mellom 
behovet for å ha tilstrekkelig skyteferdighet til å beherske neste nivå ses opp mot 
breddefilosofien der de beste gjennom klassesettingen rykker opp for å utjevne 
nivåforskjellene i klassen. Det er flere forhold som tilsier at det bør være et relativt høyt 
krav til opprykk fra klassen.  For gruppen med foreldre vil det være uheldig om de må 
anskaffe våpen til eget bruk samtidig som de ønsker å prioritere kjøp av våpen til barna. 



Derfor bør opprykkskravet være så høyt at voksne nybegynnere med normal læringskurve 
og deltakelse i stevner kan holde seg i klasse 1 og konkurrere med lagsvåpen i kaliber .22 
over noen år. Videre vil det være gunstig om skytter kan benytte tid til å bli aktive i klasse 
1 før opprykk, noe som trolig øker muligheten for at de fortsetter etterpå. Et 
klassesettingskrav så høyt som 248 synes relevant for å oppnå disse effekter.  
 
Uten at det foreslås i denne omgang kan man også tenke seg at klasse 1 skal være en 
klasse der det ikke er krav om opprykk. De som ønsker seg videre må melde seg opp i en 
høyere klasse frivillig. Videre kan det også på sikt være et alternativ om skyttere i klasse 1 
alternativt kan velge klasse 2 fra stevne til stevne, noe som i tilfellet gir en mer 
uoversiktlig klassestruktur. Dagens klasse 2 program ble for øvrig benyttet av klasse 1 fram 
til og med 2006.   
 
Det har vært synspunkter om at det er generelt dårligere kapasitet på 100 m 
sammenliknet med 2/300 m. Dette argument bør imidlertid ikke være av avgjørende 
betydning for å flytte klasse 1 til 100 m om man ser et økt rekrutteringspotensial blant 
voksne. Generelt anses kapasiteten tilstrekkelig, men det kan nok bli til at man må skyte 
med noen flere lag på 100 m, og at man slik sett får økt skjevhet mellom belastningen på 
100 og 2/300 m. Dette bør likevel være noe organisasjonen kan akseptere så lenge 
rekrutteringen øker!  
 
Det kan videre tenkes at noen voksne nybegynnere får en opplevelse av å være feilplassert 
når deres jevnaldrende er på 2/300 m. Videre vil nok også de som ikke har egne barn som 
skyter på 100 m ha mindre tilhørighet til det som foregår her. Samtidig er 
voksenrekruttering ungdomsutvalgenes oppgave, og det vil forenkle arbeidet betraktelig 
når alle som faller inn under denne gruppen er samlet på ett sted.  
 
Drøfting i DFSU:  
DFSU ser positivt på alle tiltak som kan styrke voksenrekrutteringen. Utvalget diskuterte i 
tillegg relativt omfattende effekter av å utvide aspirantklasse til også å omfatte voksne 
nybegynnere, der skytterne ble gitt en fleksibel ordning slik at de kunne velge mellom 
aspirantklassen og klasse 1 fra stevne til stevne. Utvalget endte imidlertid opp med å støtte 
administrasjonens forslag, men da som en prøveordning i to år. Utvalget vil deretter benytte 
erfaringene fra prøveordningen til en helhetlig vurdering av klassestrukturen for voksne 
nybegynnere. Ref. Langtidsplan pkt. 7.4.  
 
DFSU sin anbefaling: 
DFSU støtter administrasjonens forslag med et tillegg om at endringen gjøres som en 
prøveordning for 2014 – 2015.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2013: 
 

1. Klasse 1 skyter fra sesongen 2014 baneskyting på 100 m og deltar i finfelt. I 
baneskytingen benyttes skyteprogram som for klasse Rekrutt og Eldre Rekrutt med de 
samme skytetider. Klassen har ikke eget mesterskap, men kan i åpne stevner skyte 
omgang frivillig.  
 

2. Alle godkjente kaliber og våpen i DFS kan benyttes, inklusive våpen godkjent kun for 



ungdomsklassene.  
 

3. Norges Skytterstyre fastsetter endelig reglement for klasse 1 og klassesettingskrav til 
opprykk iht. gjeldende praksis.  

 
Olav Johan Lystad foreslo et tillegg som punkt 4: 
 

4. Endringene gjøres som en prøveordning for årene 2014 og 2015. 
 
Avstemming: 
Vaaje, Gjerstad, Meland, Ivarrud, Skaug og Knutsen stemte for administrasjonens forslag, 
mens Lystad stemte for Lystads forslag. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2013 til å fatte følgende vedtak: 

 
Administrasjonens forslag vedtas.  
 
Vedtatt med 6 mot 1 stemme. 

 
 
 

Sak 33/2013  Tingsak: Forslag om å flytte klasse V65 fra 100 m til 200/300 m 

 
Saksopplysninger 
Uttrøndelag skyttersamlag fremmer forslag om at klasse V65 flytter sin baneskyting til 
200/300 m. Skytetider foreslås som for klasse 1 – 5, med unntak av omgang som gis 2 
minutter skytetid. Klassen benytter samme program i innendørs, men skyter fortsatt finfelt. 
Forslaget er vedtatt av ombudsmøtet med overveldende flertall.  
 
Samlaget begrunner forslaget med at skyttere i denne aldersgruppen er spreke og vil ikke han 
noen vansker med å skyte sitt liggende program på 200/300 m. Synsmessig vil Adlerauge 
kompensere for redusert syn og en mindre sikteblink. Mange kan fortsatt tenke seg å skyte på 
200/300m, men velger klasse V65 for å skyte finfelt, ettersom grovfelt oppleves som litt for 
anstrengende/krevende.  Videre er kapasiteten på 100m sprengt, mens det blir stadig bedre 
kapasitet på 200/300m. I stedet for å pålegge skytterlagene en kostnadskrevende utbygging 
av 100 m banen er det bedre å utnytte ledig kapasitet på 200/300 m.  
 
Skyttertinget 2006 stemte over et tilsvarende forslag om å flytte klasse V65 fra 100 – 200 m. 
Forslaget fikk kun 3 stemmer.  
 
Drøfting 
Faglig støttes synspunktene om at skyttere med alder til klasse V65 normalt vil kunne 
gjennomføre sin baneskyting på 200/300 m uproblematisk. Særlig vil bruk av Adlerauge 
kompensere for‐/utjevne aldersrelatert synsreduksjoner for denne aldersgruppen 
skyttere.  
 
Kapasiteten på baner rundt omkring varierer. Argumentet om at det er en gjennomgående 
underkapasitet på 100 m sammenliknet med 200/300 m støttes, men på åpne stevner 
anses ikke dette på generelt grunnlag å være en vesentlig utfordring. Om man må skyte 



med ett til to lag ekstra på 100 m bør arrangører flest kunne akseptere dette. Imidlertid er 
belastningen på 100 m vesentlig større ved mesterskap med finaler til slutt, der det er 
mange klasser som skal kåre sine mestere. I denne sammenheng vil det å flytte en klasse 
til 200/300 m bare være en viss avlastning, ettersom man bør etterstrebe å kåre kun én 
mester av gangen.  
 
Skyttertingets votering i 2006 viser med tydelighet at organisasjonen ønsker at klasse V65 
skal skyte sin baneskyting på 100 m. I ettertid er imidlertid Adlerauge blitt tillatt brukt i 
klassen, noe som endrer den faglige vurderingen av dette i positiv retning mht. 
mestringsevne ved å skyte på 200/300 m. Det viktigste argumentet som taler i mot å 
endre dagens regler er imidlertid de miljømessige påvirkninger dette vil gi. Det er stor 
integrering og sosialisering mellom skyttere i klasse V65 og V73, noe som garantert vil bli 
vesentlig mindre om klassene skal skyte på forskjellige hold. Det er heller ikke grunn til å 
tro at klasse V65 på 2/300m i vil finne sosial tilhørighet med skyttere i klasse V55, 
ettersom dette er en klasse der mange jevnaldrede fortsatt skyter i klasse 2 – 5.  
 
Iht. langtidsplan skal det innen 2016 gjennomføres en vurdering av program og 
klassestruktur med formål om er å øke rekrutteringen. Uavhengig av dette er det mottatt 
et forslag om å flytte klasse 1 fra 200/300 m til 100 m, som skal behandles av Skyttertinget 
2013.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2013: 
 
Dagens program i baneskyting for klasse V65 beholdes. 
 
Heidi Skaug foreslo følgende: 
Klasse V65 flytter sin baneskyting fra 100 m til 200/300 m fra 1.1.2014. 
 
Avstemming: 
Skaug, Knutsen, Lystad og Gjerstad stemte for Skaug sitt forslag, mens Vaaje, Ivarrud og 
Meland stemte for administrasjonens forslag. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2013 til å fatte følgende vedtak: 

 
Skaug sitt forslag vedtas. 
 
Vedtatt med 4 mot 3 stemmer.  

 
 
 

Sak 34/2013  Tingsak: Handlingsplan for feltskyting 

 
Bakgrunnen for denne drøfting er følgende vedtak i Norges Skytterstyre i sak 106/2011: 
Det settes ned en arbeidsgruppe som utarbeider utkast til ”Handlingsplan for feltskyting” 
innen 15. mars 2012. Arbeidsgruppen gis følgende mandat for sitt arbeid:  
 

1) Hvordan øke interessen for feltskyting, derav mulige strategier og tiltak for å øke 
stevnetilbud og deltakelse.  



 
2) Se på hvordan eventuell innføring av kaliber 5,56 kan påvirke feltskytingen i DFS.  

 
Arbeidsgruppens sammensetning: Ann Kristin Aarskog Vikhagen (leder), Bjarne Muri og 
Anders Metveit.  
 
Grunnet stort arbeidsomfang og tidspress ble arbeidsgruppens mandat ved oppstart redusert 
til kun å skulle omfatte utredning og vurdering av pkt 1.  
 
For å framskaffe grunnlagsinformasjon gjennomførte arbeidsgruppen (heretter benevnt 
Feltutvalget) en spørreundersøkelse om feltskyting i DFS. Det var meget god respons på 
undersøkelsen, slik at feltutvalget kunne gjøres sin vurdering og bygge sin innstilling på et 
solid bakgrunnsmateriale.  
 
Utvalgets utkast til handlingsplan er sendt samlagene for uttalelse høsten 2012. Det er 
mottatt skriftlig svar fra 7 samlag. Generelt støtter samlagene opp om utkast til handlingsplan, 
men tilbakemeldingene inneholder også noen nye innspill, samt at betydningen av enkelte 
tiltak er poengtert spesielt. 
 
Drøfting  
Administrasjonen vil innledningsvis gi stor ros til Feltutvalget for et grundig og kvalitativt godt 
arbeid. Med nesten 1500 respondenter i spørreundersøkelsen er analysegrunnlaget som 
handlingsplanen er fundamentert på godt forankret blant DFS sine skyttere og tillitsvalgte.  
DFS har vedtatt en Langtidsplan som går fram til 2016. Det vil derfor være naturlig at en 
handlingsplan for feltskyting blir en delplan underlagt denne, og at den gis en utforming 
som er identisk med langtidsplanens oppbygging. Det skal derfor i denne behandling kun 
vedtas satsingsområder og tiltak, og det er deretter Norges Skytterstyre og 
Generalsekretæren som er ansvarlig for gjennomføring av tiltakene.  
 
Basert på utkast til handlingsplan fra Feltutvalget og samlagenes innspill foreslås følgende 
satsingsområder for å styrke feltskytingene: 
 
Holdningsskapende arbeid 
Redusert deltakelse og et lavere antall stevner kan i seg selv gi grobunn for at positive 
holdninger til feltskyting svekkes. For å snu denne trenden må det skapes motivasjon for 
disse øvelsene, så vel blant arrangører som skyttere. Her ligger det en svært stor 
utfordring ved at både skyttere og tillitsvalgte i skytterlag og samlag er for lite bevisst sine 
rolle som tilretteleggere for blant annet innskyting. Feltskyting gir på en helt annen måte 
enn baneskyting muligheter for bredden i DFS, og dette må formidles som noe positivt og 
særegent for feltskyting.   
 
Arrangement 
Uten et skikkelig stevnetilbud kan ikke feltskytingen styrkes. Det er mange utfordringer 
knyttet til dette, og man må her se etter akseptable alternativer som gjør det mer 
attraktivt og overkommelig å arrangere feltstevner. Det er viktig med et godt nok 
stevnetilbud lokalt, derfor må tiltak og mekanismer som motiverer for‐ og styrker 
stevnetilbudet utnyttes.   
 
Opplæring 
Et godt tilbud om opplæring er en nøkkelfaktor for å få med flere feltskyttere. Dagens 



instruktøropplæring kvalifiserer i god grad til å gi grunnleggende opplæring til nye 
skyttere. Det gjenstår imidlertid mye for at instruktørutdanningen skal gi en fullverdig 
utdanning for å være feltinstruktør. Dette forhold må styrkes for å øke samlagenes evne til 
å arrangere feltkurs etc. for sine skyttere. 
 
Kraftsamle om feltskyting 
For å posisjonere feltskytingen sterkere i DFS kan det måtte gjøres betydelige grep som 
påvirker eller endrer dagens feltskyting slik vi tradisjonelt kjenner øvelsen. Nødvendige 
grep vil i denne sammenheng kunne påvirke og/eller begrense litt den øvrige aktivitet, 
men samtidig vil dette kunne være helt nødvendig om man vil prioritere opp feltskytingen. 
 
Stang og felthurtig 
Stang‐ og felthurtigskyting er øvelser som er særlig populære på LS. Det øvrige 
stevnetilbud er relativt begrenset, slik at det er de færreste som satser spesielt på disse 
øvelser. Et bedre stevnetilbud er derfor den viktigste faktor for å øke oppslutningen. Det 
kan her tenkes at et bedre stevnetilbud der disse øvelsene inngår i feltstevner på sikt vil 
kunne bidra til å styrke den samlede deltakelse i felt.  
 
Handlingsplan for feltskyting sendes som eget vedlegg til behandling på Skyttertinget 
2013. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2013: 
 
Handlingsplan feltskyting vedtas som en delplan underlagt Langtidsplan 2012 – 2016. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2013 til å fatte følgende vedtak: 

 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Sak 35/2013  Tingsak: Forslag om endring av premieringsregler 

 
I dagens regelverk er det tillatt med premiering på 25‐skudd, såfremt det benyttes 
gjenstandspremier for minst 1/3 av deltakerne. Det er ikke åpnet for pengepremiering på 
25‐skudd. Dette ble diskutert på Skyttertinget i 2009, og det var nettopp breddetanken og 
det faktum at det statistisk er flere som får premier når premieringen deles i to grupper 
som var utslagsgivende for Skyttertingets enstemmige vedtak i 2009. 
 
Nordmør skyttersamlag og Fosen skyttersamlag fremmet to uavhengige forslag til 
Skyttertinget 2012 (sak 9) angående pengepremieringssystemet i bane‐ og 
innendørsskyting i DFS. Saken ble vedtatt utsatt og oversendt Rådgivende utvalg for 
ytterligere utredning. 
Rådgivende utvalg har ferdigbehandlet saken, og konkludert med at det kan være verd å 
prøve en endring av premieringssystemet lik forslaget til Nordmør, hvor arrangører kan 
velge om de vil benytte premiering på 15‐ og 10‐skudd (2 premiegrupper) eller på 25‐



skudden samlet (1 premiegruppe). Rådgivende utvalg foreslår at dersom det benyttes 25‐
skuddspremiering i klasse R, ER og J, skal det være premie til halvparten av deltakerne. 
Det foreslås at ordningen gis en prøvetid på 2 år fra 01.01.14. 
 
Drøfting   
Intensjonen med dagens premiesystem er at ved å premiere 15‐ og 10‐skudd hver for seg, 
vil statistisk sett flere skyttere få premie, noe som anses å være motiverende for skyttere 
flest. Dette samsvarer med den breddefilosofien vi har i DFS. Samtidig vil det fortsatt være 
de beste på hele programmet som normalt vil ende opp med mest premier.  
Ved at det skilles på 15‐skudds – og 10‐skudd premiering slik som i dag, sørger man også 
for at skytterne får motivasjon for å fullføre 25‐skudden, selv om man skulle ha mislyktes 
på 15‐skudden.  
 
Begge de to innsendte forslagene til Skyttertinget i 2012 har imidlertid bakgrunn i noen 
uheldige konsekvenser ved 15‐ og 10‐skudds premiering, der skyttere har fått 
topplasseringer i mesterskapet, uten at de har fått pengepremier. Dette kan skje med 
dagens regelverk, spesielt i klasser med god skyting og lav deltakelse. Inntrykket er 
imidlertid at dette hender veldig sjelden, og må regnes som unntak. 
 
Rådgivende utvalgs forslag støtter opp om Nordmør sitt forslag, men ser også de uheldige 
konsekvensene med at færre skyttere får pengepremier ved dette forslaget. Utvalgets 
forslag om at ungdomsklassene skal premieres med 50% ved bruk av 25‐skuddspremiering 
ansees derfor som et godt virkemiddel for å hindre dette. Dette bør også vurderes for de 
øvrige klassene om 25‐skuddspremiering vedtas.  
 
Konklusjon 
Administrasjonen er fortsatt av den oppfatning at dagens premiesystem fungerer 
tilfredsstillende, og at skytterne stort sett er fornøyde med regelverket. I et hvert 
premiesystem vil det kunne forekomme uheldige forhold og konsekvenser. Nettopp av 
den grunn er det viktig å holde fokus på organisasjonens grunnleggende prinsipper om at 
vi er og skal være en breddeorganisasjon. Med dette i tankene ønsker administrasjonen å 
beholde dagens regelverk. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2013: 
 
Dagens regelverk for premiering beholdes.  
 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2013 til å fatte følgende vedtak: 

 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Enstemmig vedtatt. 

 
 
 
 
 



Sak 36/2013 
Tingsak: Krav til valgkomiteens presentasjon av kandidater til sentrale 
utvalg 

 
Hedmark, Nordfjord og Namdal skyttersamlag har foreslått at valgkomiteen skal gjøre en 
større presentasjon av kandidatene til sentrale verv. De foreslår følgende: 
 
” Valgkomiteen sender sammen med innstillingene ut en presentasjon av alle kandidater 
som er foreslått til verv sentralt i organisasjonen. Denne presentasjonen bør si noe om 
kandidatenes utdanning og yrke, samt deres bakgrunn i DFS. ” 
 
Drøfting 
Administrasjonen er ikke uenig i forslagsstillerne, men mener likevel det må finnes en 
avveining mot hvor mye arbeid valgkomiteen skal pålegges i forbindelse med sin 
innstilling. En skriftlig presentasjon av alle kandidater er svært omfattende, om dette skal 
gjelde til alle verv. Administrasjonen ser heller ikke at det er verken nødvendig eller 
hensiktsmessig.  
 
Valgkomiteen gjør selvfølgelig gode vurderinger av de kandidater de mener er best egnet 
til å inneha de ulike vervene. Det utelukker imidlertid ikke at de bør legge frem CV, 
spesielt når det er valg til de viktigste sentrale vervene. Dette er da også i en viss 
utstrekning gjort tidligere, særlig i forbindelse med valg til president. Administrasjonen 
mener her det kan foretas et skille mellom Norges Skytterstyre/DFSU og øvrige valg, da 
det er vesentlig for Skyttertinget å få seg forelagt sentral informasjon om personer som 
skal bekle organisasjonens viktigste verv.   
 
Administrasjonen vil på denne bakgrunn foreslå en ny setning i regelverkets 1.700, § 7–3, 
angående valgkomiteen. Der føyes det til at en setning hvor valgkomiteen pålegges å gi en 
skriftlig presentasjon av eventuelle nye kandidater til Norges Skytterstyre og DFSU.  
Valgkomiteen utarbeider en mal for presentasjon som kandidaten selv fyller ut.  Dette 
bidrar til å sikre likebehandling av kandidatene. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2013: 
 
Siste setning i regelverkets punkt 1.700, § 7‐3, gis følgende ordlyd: 
 
Valgkomiteen sender sammen med innstillingene en skriftlig presentasjon av eventuelle 
nye kandidater til verv i Norges Skytterstyre og DFSU. Denne presentasjonen bør si noe 
om kandidatenes utdanning og yrke, samt deres bakgrunn i fra DFS.  
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2013 til å fatte følgende vedtak: 

 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Enstemmig vedtatt. 

 
 
 
 



Sak 37/2013  Restutbetaling av ammunisjonsbidrag 

 
Etter at det ble satt strek for ammunisjonsbidrag i regnskapet for 2012 er det i perioden 
februar frem til påske mottatt ammunisjonsbidragsskjemaer for til sammen kr 167.940,‐. 
Av dette beløpet gjelder kr 127.764,‐ ammunisjon som er hentet ut i skytterlagene i 2012, 
mens resten (kr 40.176,‐) gjelder ammunisjon som er hentet ut i 2011. 
 
Drøfting 
Opphør av ordningen med ammunisjonsbidrag ble kunngjort rundt 10.01.2013. 
Administrasjonen har forståelse for at det kan være en viss treghet i skytterlagene for å få 
sendt inn skjemaer.  Først skal skytterlagene samle opplysninger om den siste 
ammunisjonsomsetningen, så skal skjemaet sendes til skyttersamlaget for godkjenning før 
det havner på Skytterkontoret. 
 
Administrasjonen foreslår derfor at skytterlagene som har sendt inn bidragsskjemaer for 
ammunisjon hentet ut i 2012 får utbetalt ammunisjonsbidrag for dette.  
Ammunisjonsbidrag for ammunisjon hentet ut i 2011 utbetales imidlertid ikke, da 
skytterlagene har hatt rimelig tid til å ordne opp i dette tidligere. 
 
Beløpet belastes private midler og vil dermed resultere i at budsjettert resultat blir 
omtrent 0.  I årsoppgjørsdisposisjonen for 2013 foreslås beløpet disponert mot 
egenkapital med lovpålagte restriksjoner (rekrutteringsfremmende tiltak). 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre godkjenner utbetaling av ammunisjonsbidragssøknader som er 
mottatt i tiden februar og mars, og som gjelder ammunisjon som er hentet ut i 
skytterlagene i 2012 med kr 127.764,‐.  Beløpet belastes private midler og disponeres mot 
egenkapital med lovpålagte restriksjoner (rekrutteringsfremmende tiltak). 
 
Vedtak 

 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Sak 38/2013  Tingsak: Endring i regelverk for samlagsskyting kl. R/ER/J 

 
Drammen skyttersamlag har sendt forslag om endring i regelverket for lagskyting R/ER/J.  
Forslaget går på at de ønsker å endre reglementet slik at det alle samlag må stille med 
minst en Rekrutt på laget. 
 
Begrunnelsen bak forslaget er at enkelte samlag ikke ønsker å ta med en rekrutt på laget 
på grunn av usikkerheten/ vanskelighetsgraden rundt det å skulle skyte med kal 22 i 
forhold til 6.5mm. Drammen foreslår også å åpne for at en Eldre rekrutt kan erstatte 
Rekrutten på laget ved å benytte kal.22. 
 
Drøfting 
Gjennomføringen av samlagsskytingen for ungdomsskytterne vil administrasjonen drøfte 



prinsipielt med flere sider ut over det Drammen skyttersamlag legger opp til.  
 
En ordning som Drammen skyttersamlag foreslår, der alle samlag må stille med en Rekrutt 
på laget kan i første omgang virke som en bra ide. Spesielt for de samlagene som har 
forholdsvis gode skyttere i alle klasser. Men for alle de samlagene som i dag sliter med å 
stille lag i samlagsskytingen, og kanskje ikke har gode skyttere i alle klasser, kan dette 
utvilsomt virke negativt. 
 
På samlagsskytingene på LS de siste tre årene det vært henholdsvis 9, 13 og 2 rekrutter 
som har skutt samlagsskyting. Når man ser på deltakelsen i klasse rekrutt på LS, så stiller 
hvert samlag med gjennomsnittlig 6 rekrutter, mens 11 av samlagene hadde 2 eller færre 
deltakere å velge mellom. 6 samlag hadde ikke en eneste rekrutt på LS.  
 
Et annet moment som må tas med er også at hvis man ser på det beste resultatet oppnådd 
i klasse rekrutt fra hvert samlag, så varierer dette ifra 237 til 250 poeng. Det kan da stilles 
spørsmål om det er riktig å sette en rekrutt til å representere samlaget, når 
ferdighetsnivået varierer så mye.  
 
Administrasjonen ser heller ikke at forslaget er riktig i forhold til anerkjente 
barneidrettsprinsipper. Å innføre et system hvor rekrutter på 12 og 13 år må representere 
samlaget på Landsskytterstevnet, kan utvilsomt være belastende for de som blir uttatt, og 
kanskje heller ikke lykkes med skytingen. 
 
Administrasjonen mener, når denne saken nå er satt på dagsorden, at hele systemet for 
samlagsskytingen for ungdomsskytterne burde endres. Samlagenes ungdomsutvalg bruker 
i dag svært mye ressurser på uttaksskytinger som neppe bidrar til flere 
rekrutteringsskyttere i samlagene. Kanskje tvert i mot, da denne oppmerksomheten på 
uttaksskytinger går ut over et generelt rekrutteringsarbeid i samlagene. Vi er også kjent 
med at det flere steder har blitt konflikter i samlag i forbindelse med uttaksprinsipper og 
uttak.    
 
De første årene med samlagsskyting på LS, ble 25 skudden til samlagenes beste skyttere 
summert sammen til et samlagslag, og utgjorde samlagsskytingen. Fra 1975 har det vært 
samlagene selv som har tatt ut laget, med en egen samlagsskyting under stevnet. 
Samlagsskytingen på LS samler mange skyttere og publikum, og er et av høydepunktene 
på Landsskytterstevnet, så det er således gode argumenter for å opprettholde dagens 
konkurranseform. Administrasjonen vil imidlertid endre på uttaket til konkurransen. 
Administrasjonen mener et system på lik linje med den som nå er på lagskytingen på 
Landsskytterstevnet for klasse 3. – 5. burde vært innført også i ungdomsklassene. Der er 
det hvert skytterlags tre beste skyttere på LS som skal representere samlaget.  
 
Med en tilsvarende ordning for samlagsskyting for rekrutt/junior, kan de to beste i klasse 
Rekrutt eller Eldre Rekrutt, og de to beste Juniorene på innledende 25‐skudd, skyte 
samlagsskytingen for sitt samlag. Da ville ingen Rekrutter være ekskludert på forhånd, og 
det ville være spenning igjennom hele LS om hvem som skulle representere samlaget. 
Samlagene kan med en slik ordning få frigjort ressurser til å legge best mulig til rette for 
aktivitet i samlaget, og ikke bruke tid på laguttak.  
 
Administrasjonene støtter således ikke Drammen sitt forslag slik det foreligger, men 
ønsker heller å endre uttaket av skytterne. På den måten ekskluderes likevel ikke klasse 



Rekrutt fra å delta, om de er blant samlagets to beste skyttere på innledende skyting. 
 
Det er selvfølgelig noen som vil hevde motargumenter til en slik ordning. Blant annet kan 
det menes at det er en ”dobbel straff” for samlagets antatt beste skytter, om han/hun 
skulle mislykkes på innledende skyting og derfor heller ikke får delta på samlagslaget. 
Administrasjonen mener slike argumenter ikke er tungtveiende i denne debatten. Det er 
viktig at konkurransen ikke gjøres mer høytidelig enn den bør være for ungdomsskytterne, 
slik erfaringene fra lagskytingen i seniorklassene viser.  
 
De beste samlagene vil sikkert også hevde at dette kan gjøre det vanskeligere for dem å 
hevde seg, om ikke de antatt beste gjør det godt på innledende skyting. Igjen mener 
administrasjonen at dette ikke er noe viktig argument, da den foreslåtte 
gjennomføringsformen åpner for at flere samlag har muligheter for å gjøre det godt i 
konkurransen. Det vil nok uansett være slik at det er de beste samlagene med størst 
bredde, som har størst forutsetninger til å bli blant de beste samlagene.    
 
DFSU har behandlet saken, og anbefaler følgende: 
DFSU støtter prinsippene i administrasjonens forslag til vedtak for en ny gjennomføring av 
samlagsskytingen for ungdomsklassene fra og med år 2014. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2013: 
 
Drammen skyttersamlags forslag om at alle samlag må stille med en skytter fra klasse 
rekrutt på samlagsskytingen for ungdomsklassene innføres ikke. 
 
Fra og med år 2014 gjøres følgende endring i samlagsskytingen for ungdomsklassene på 
Landsskytterstevnet og landsdelskretsstevnene: 
 
Det foretas ikke uttak av skyttere til samlagsskyting for ungdomsklassene i samlagene. 
Uttaket av samlagslaget skjer ved at man benytter resultatene på innledende 25‐skudd på 
det aktuelle stevnet som uttaksgrunnlag. De to beste skytterne i klasse R/ER, og de to 
beste skytterne Juniorklassen, utgjør samlagets lag på samlagsskytingen. Norges 
Skytterstyre gis, med disse hovedprinsipper som utgangspunkt, i oppdrag å endre 
regelverket i Skytterbokas kapittel 11.   
 
Jan Åge Gjerstad foreslo følgende: 
Dagens regelverk for samlagsskyting i klasse R/ER/J opprettholdes. 
 
Avstemming: 
Vaaje, Ivarrud, Gjerstad, Skaug, Meland og Knutsen stemte for Gjerstad til forslag, mens 
Lystad stemte for administrasjonens forlag. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2013 til å fatte følgende vedtak: 

 
Gjerstad sitt forslag vedtas. 
 
Vedtatt med 6 mot 1 stemme. 

 



Sak 39/2013  Tingsak: Budsjett 2014 for DFS 

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2013: 

 
1. Det frivillige Skyttervesen – Budsjett 2014: 

INNTEKTER  Forslag  Inntekter fra  Budsjett

2014  Tilskudd FD Andre tilsk Pr. midler  Sum  2013

Tilskudd fra FD  33 000 000  33 000 000       33 000 000  28 500 000
Andre tilskudd  2 000 000     2 000 000    2 000 000  250 000
Omsetning salgsavdelingen  25 500 000        25 500 000  25 500 000  26 145 000
Omsetning Norsk Skyttertidende  2 455 000        2 455 000  2 455 000  2 455 000
Kontingent fra skytterlagene  1 816 000        1 816 000  1 816 000  1 816 000
Kompensasjoner  1 250 000        1 250 000  1 250 000  1 191 000
Arrangementsavgifter  900 000        900 000  900 000  900 000
Resultat finansposter  400 000        400 000  400 000  399 000
Andre inntekter (frifond)  300 000        300 000  300 000  1 200 000
SUM INNTEKTER  67 621 000  33 000 000 2 000 000 32 621 000  67 621 000  62 856 000

UTGIFTER OG KOSTNADER  Forslag  Dekkes av  Budsjett

2014  Tilskudd FD Andre tilsk Pr. midler  Sum  2013

Administrasjon:             
Lønnskostnader  3 705 000  3 038 000 362 000 305 000  3 705 000  3 264 000
Kontorhold  3 149 000  2 865 000 0 284 000  3 149 000  3 022 000
Reiseutgifter  1 235 000  1 235 000 0 0  1 235 000  1 150 000
Sum administrajon  8 089 000  7 138 000 362 000 589 000  8 089 000  7 436 000

           
Arrangementer:             
Landsskytterstevnet  3 110 000  3 110 000 0 0  3 110 000  3 110 000
Nordisk Mesterskap  315 000  215 000 0 100 000  315 000  315 000
Norgescupen i baneskyting  120 000  0 0 120 000  120 000  120 000
NM i Skifelt og skogsløp  75 000  75 000 0 0  75 000  75 000
Sum arrangementer  3 620 000  3 400 000 0 220 000  3 620 000  3 620 000

           
Medaljer, premier, hedersbev.  625 000  0 0 625 000  625 000  605 000

           
Driftstilskudd lavere org.ledd:             
Til skyttersamlagene  1 905 000  1 905 000 0 0  1 905 000  1 331 000
Til landsdelskretsene  145 000  145 000 0 0  145 000  145 000
Sum driftstilskudd  2 050 000  2 050 000 0 0  2 050 000  1 476 000

           
Anleggsavdelingen:             
Ordinær anleggsvirksomhet  5 805 000  4 347 000 153 000 1 305 000  5 805 000  4 802 000
Miljøpakkemidlene  6 000 000  6 000 000 0 0  6 000 000  5 500 000
Sum anleggsavdelingen  11 805 000  10 347 000 153 000 1 305 000  11 805 000  10 302 000

           
Utdanningsavdelingen  3 700 000  3 435 000 265 000 0  3 700 000  3 338 000



           

Ungdom og rekruttering  2 650 000  2 430 000 220 000 0  2 650 000  2 410 000

Ammunisjonsbidrag  2 000 000  1 000 000 1 000 000    2 000 000 

           

Felt‐ og skifeltskyting, skogløp  800 000  800 000 0 0  800 000  750 000

           

Informasjonsavdelingen  2 795 000  2 400 000 0 395 000  2 795 000  1 887 000

           

SUM ORGANISASJONSUTGIFTER  38 134 000  33 000 000 2 000 000 3 134 000  38 134 000  31 824 000

           

Kostnader salgsavdelingen  25 047 000        25 047 000  25 047 000  25 510 000

           

Kostnader Norsk Skyttertidende  2 455 000        2 455 000  2 455 000  2 455 000

           
Kostnader IKT‐tjenester 
lag/samlag  1 305 000        1 305 000  1 305 000  1 350 000

           
Øvrige kostnader  0        0  0  1 200 000

           
TOTALE KOSTNADER  66 941 000  33 000 000 2 000 000 31 941 000  66 941 000  62 339 000

           
RESULTAT  680 000  0 0 680 000  680 000  517 0

 
2.   Skytterstyret gis fullmakt til å foreta endringer i budsjett når finansiering for 2014 foreligg. 
 
3. Norges Skytterstyre får for senere år fullmakt til å vedta budsjett for påfølgende år i 

samsvar med prioriteringer i Langtidsplanen, bevilgningene i Statsbudsjettet og 
eventuelt nye inntektskilder. 

 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2013 til å fatte følgende vedtak: 

 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Sak 40/2013  Tingsak: Søknad om offentlig støtte 2015 

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2013: 
 
Det søkes om offentlige tilskudd på kr 36 000 000 for år 2015. Norges Skytterstyre får 
fullmakt til å tilpasse søknad til FD om drift‐ og prosjektstøtte i samsvar med retningslinjer 
og de føringer som blir gitt i langtidsplanenes økonomiske prognose.  Norges Skytterstyre 
får videre fullmakt til å søke andre finansieringskilder om offentlig støtte.  
 
Offentlige midler ‐ justert økonomisk prognose for perioden 2013‐2016. 
 



Tekst  Regnskap 
31.12.11 

Budsjett
2013 

Prognose
2014 

Prognose 
2015 

Prognose
2016 

Tilskudd FD  31 200 000  29 000 000 33 000 000 33 000 000  33 500 000
Andre off. inntekter  800 000  0 0 0  0

Annen statlig finans.*    1 500 000 2 000 000  2 500 000
Annen finansiering    640 000 500 000 1 000 000  1 000 000
Sum inntekter  32 000 000  31 840 000 35 000 000 36 000 000  37 000 000

 
Administrasjon    6 739 000 7 000 000 7 000 000  7 200 000
Arrangementer    3 235 000 3 400 000 3 400 000  3 500 000
Driftstilskudd org.ledd    2 044 000 2 000 000 2 000 000  2 000 000
Anleggsavdeling     
‐ Ordinære bidrag    5 047 000  5 000 000  5 000 000  5 250 000 
‐ Miljøpakke ***)    5 000 000  6 000 000  6 000 000  6 500 000 
Utdanning    3 061 000 3 700 000 4 250 000**  4 300 000

Ungdom/rekruttering    2 035 000 2 650 000 2 650 000  2 700 000
‐ Ammunisjonsbidrag    2 130 000 2 000 000 2 000 000  2 000 000
Felt‐ og skifeltskyting    607 000 800 000 800 000  900 000
Info‐/markedsføring    1 842 000 2 400 000 2 400 000  2 500 000
Andre prosjekter    100 000 500 000 500 000  250 000
Sum utgifter    31 840 000 35 000 000 36 000 000  37 000 000
Underskudd / 
Overskudd (‐)  0  0  0  0  0 

 
*) I prognosen er mulige inntekter fra statlige prosjektmidler knytt til spesielle tiltak fordelt likt på Anlegg, 
Utdanning, Ungdom/rekruttering og Info‐/markedsføring.Faktisk fordeling vil bli iht. mottatte prosjektmidler. 
 
**) Det er lagt inn en ny stilling på utdanning fra og med 2015 forutsatt økt kursvirksomhet rettet mot 
Forsvaret.  
 
***) Eventuelt mindre tildeling av miljøpakkemidler (bundne) får ikke konsekvens for andre poster. 

 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2013 til å fatte følgende vedtak: 

 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Sak 41/2013  Utkast til søknad om drifts‐ og prosjektstøtte fra FD for 2014 

 
Administrasjonen la frem utkast til søknad om drifts‐ og prosjektstøtte for 2014.  
 
Vedtak 

 
Norges Skytterstyre gav føringer for det videre arbeid med søknad om drifts‐ og 
prosjektstøtte fra Forsvarsdepartementet for 2014. 

 
 
 
 
 



Sak 42/2013  Instruks for regionale skytebanekontakter 

 
Som følge av vedtatt langtidsplan for DFS skal det etableres en ordning med regionale 
skytebanekontakter. Instruksen følger som vedlegg til protokollen. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
1. Det opprettes en ordning med en regional skytebanekontakt som velges i hver 

landsdelskrets. Landsdelskretsen kan velge inntil to regionale banekontakter der 
geografisk utstrekning eller andre forhold gjør dette hensiktsmessig. 
 

2. Instruks for regionale skytebanekontakter vedtas med virkning fra 1. januar 2014. 
 
Vedtak 
 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Sak 43/2013  Forslag om reviderte statutter for uttak av lag til NM og NUM 

 
Ved drøfting av sak 25/2013 besluttet Skytterstyret å utsette sin behandling av denne 
saken slik at landslaget ved sin tillitsvalgte representant kunne uttale seg om eventuelle 
forslag til endringer i statuttene for uttak av lag til NM og NUM.  
 
Drøfting 
Uttakskomiteen ved Generalsekretær, Utdanningssjef og Ungdomskonsulent har drøftet 
landslaget innspill og støtter generelt deres tilråding. Komiteen anser samtidig at 
landslagets innspill i rimelig grad ivaretas av dagens statutter. Så lenge man ikke benytter 
seg av felles terminfestede uttakskonkurranser, vil det uansett være visse skjønnsmessige 
vurderinger som legges til grunn i et uttak når det er så mange gode skyttere å velge 
mellom.  Uttakskomiteen ser derfor ikke behov for å foreslå vesentlige endringer i 
uttakskriteriene. 
 
Landslaget støtter en ordning der man åpner for flere alternativer for nominering. Dette 
ved at den enkelte skytter kan nominere seg selv, og/eller ved at skytterlag og samlag kan 
nominere sine kandidater. Dette er i tråd med uttakskomiteens ønsker.  
Uttakskomiteen ønsker primært et samlet uttak umiddelbart etter LS. Landslaget ønsker 
imidlertid at dagens frist for nominering videreføres slik at skyttere som er klare for laget 
tas ut primo juli. UK kan akseptere en slik videreføring. 
 
Vedrørende innspill om en ungdomskvote på seniorlaget er dette noe som ikke støttes av 
landslaget. UK ser de argumenter som legges til grunn av landslaget. Landslaget mener at 
”er man god nok, er man også ung nok”. Det skal imidlertid ikke underslås et det generelt 
er betydelige nivåforskjeller i feltskytingen når man sammenlikner ferdighetene mellom 
unge og etablerte seniorskyttere. Særlig treningssamlingene i forkant nevnes som en 
svært nyttig trenings‐ og læringsarena, og utbyttet her er trolig størst for de som stiller 
med det dårligste utgangspunktet. Slik sett taler dette i favør av en ungdomskvote på 
seniorlaget, men ulempen kan da være at ferdighetsnivået internt i laget blir svært 



varierende. Betydningen av en sterk seniorgruppe som blir gitt fadderoppgaver ovenfor de 
fem ungdommene som deltar NUM er svært viktig. En svekking av seniorlaget vil kunne gi 
et dårligere utbytte for ungdomsskytterne og debutanter på laget. 
 
Statuttene følger som vedlegg til protokollen.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre vedtar justerte statutter for uttak av lag til NM og NUM. 
 
Vedtak 

 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Sak 44/2013  Valg av lagleder for Nordisk Mesterskap i 2013 

 
Nordiske mesterskap arrangeres i Varberg, Sverige, i perioden 5. – 8. september. Lagleder 
deltar også på det norske lagets samling i dagene før mesterskapet.  
 
Vedtak 

 
Norges Skytterstyre oppnevner Jens Sverre Knutsen som lagleder til årets Nordiske 
mesterskap i Sverige. 

 
 
 

Sak 45/2013  Valg av representanter til arbeidsgruppe FD/DFS 

 
Debatten om bevilgningen til DFS for 2013 skapte et stort engasjement over hele landet, 
med støtteerklæringer fra over 150 ordførere og bred politisk støtte på Stortinget. 
Stortinget økte bevilgningen med 3,5 mill. kr., fra 25 til 28,5 mill. kr i 2013. Stortinget 
vedtok samtidig en komitemerknad der DFS kunne disponere midlene til aktivitet og 
arrangement. DFS fikk gjennom prosessen stor anerkjennelse for vårt arbeid, og vi fikk 
synliggjort at Forsvaret og samfunnet får mye igjen for kronene som bevilges til DFS. 
Som følge av de siste to års kamp om bevilgningen vedtok Stortinget en komitemerknad 
sammen med den økte bevilgningen, som er formulert slik: 
 
«Komiteens medlemmer fra Arbeiderpartiet, Sosialistisk Venstreparti og Senterpartiet viser 
til Innst. 2 S (2012–2013) der flertallet bestående av Arbeiderpartiet, Sosialistisk 
Venstreparti og Senterpartiet øker kap. 1719 post 71 med 3,5 mill. kroner utover 
regjeringens forslag, til aktivitetsstøtte til Det Frivillige Skyttervesen (DFS). Disse 
medlemmer er kjent med at DFS har gjennomført flere tiltak i tråd med komiteens 
merknad fra budsjettinnstillingen for 2012 for å imøtekomme Forsvarsdepartementets nye 
retningslinjer for drifts‐ og aktivitetsstøtte. Disse medlemmer er derfor tilfreds med at DFS 
skal tilføres kr 3,5 mill. kroner på kap. 1719 post 71, ut over forslaget i Prop. 1 S, i økt 
aktivitetsstøtte i henhold til omsøkte aktiviteter og arrangement. 
Disse medlemmer mener videre at det bør igangsettes et arbeid for å se nærmere på DFS 



sin rolle og tilknytning til Forsvaret og samfunnet for øvrig, samt hvordan offentlig 
økonomisk bidrag til DFS kan organiseres og finansieres for fremtiden. Disse medlemmer 
ber regjeringen om å følge opp dette og forutsetter at DFS blir godt involvert i arbeidet.» 
 
Forsvarsdepartementet har sendt over forslag til Forsvarsministeren om mandat og 
sammensetning av arbeidsgruppen. Statsråden har lovt snarlig beslutning, jfr. svar på 
spørsmål i Stortingets spørretime onsdag 24. april.  
 
Vi har gjennom dialogen med FD har fått muntlig aksept for at DFS får stille med to 
representanter i arbeidsgruppen. Fra administrasjonen er det naturlig at 
generalsekretæren stiller. Presidenten ønsker ikke å delta i arbeidsgruppen av omsyn til 
senere behandling. Administrasjonen foreslår at Østlandets representant Jan Åge Gjerstad 
stiller fra Norges Skytterstyre.     
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Følgende velges som DFS sine representanter i arbeidsgruppen som skal foreta en 
gjennomgang av DFS sin framtidige forsvars‐ og samfunnsrolle: 
 
Fra administrasjonen: Generalsekretær Jarle Tvinnereim, vara assisterende 
generalsekretær Terje Vestvik 
 
Fra Norges Skytterstyre: Styremedlem Jan Åge Gjerstad, vara styremedlem Jens Sverre 
Knutsen. 
 
Vedtak 
 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Sak 46/2013  Tildeling av hedersbevisninger 

 
Vedtak 

 
Norges Skytterstyre vedtok tildeling av hedersbevisninger. Vedtaket er ført i B‐protokoll. 

 
 
 

Sak 47/2013  Valg av møtedirigenter til Skyttertinget 2013 

 
Dirigentene for Skyttertinget 2012, Inge Hoff og Svein O. Furuseth er forespurt, og begge 
har sagt seg villige til å lede Skyttertinget 2013 på Oppdal.  
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Inge Hoff og Svein O. Furuseth velges til dirigenter for Skyttertinget 2013. 
 



Vedtak 

 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Sak 48/2013  Saksliste til Skyttertinget 2013 

 
Vedtak 

 
Saklisten bestemmes slik: 
 

1. Skyttertingets konstituering 
2. Norges Skytterstyres årsmelding 2012 
3. Årsregnskap for 2012 med årsberetning 
4. Søknad om tildeling av LS 2017 
5. Handlingsplan for feltskyting           
6. Forslag om å flytte klasse 1 fra 200m til 100m  
7. Forslag om å flytte klasse V65 fra 100m til 200m  
8. Forslag om endring av premieringsregler i DFS  
9. Forslag om endring i regelverk for samlagsskyting kl. R/ER/J 
10. Forslag om endring av dopingbestemmelser klasse 2 og V55  
11. Forslag om endring av bestemmelser for alkohol og rusmidler  
12. Forslag om flytting av tidspunkt for klassesetting 
13. Søknad om overgang til annet skyttersamlag  
14. Krav til valgkomiteens presentasjon av kandidater til sentrale utvalg 
15. Satser for godtgjørelser til sentralt tillitsvalgte 
16. Budsjett for DFS 2014 
17. Søknad om offentlig støtte 2015 
18. Gjennomgang av DFS – orientering om status 
19. Valg 

 
 
 

Sak 49/2013  Dekning av reise‐ og oppholdsutgifter for skyttertingsrepresentanter 

 
Ordningen med dekning av reise‐ og oppholdsutgifter for skyttertingsrepresentantene 
trådte i kraft etter vedtak på Skyttertinget i 1985. Ordningen ble inntatt i Skytterboka 
under pkt 16.210.  Ordningen ble sist presisert i styresak 77/2002. 
 
Drøfting 
Punkt 16.210 i Skytterboka er nå fjernet, og det er derfor naturlig at ordningen nedfelles i 
et styrevedtak.  Likeledes er det riktig å tilpasse ordningen til dagens Skytterting og dagens 
overnattings‐ og reisemåter. De aller fleste skyttertingsrepresentanter benytter i dag egen 
bil til og fra tingstedene da de også er deltakere på landsskytterstevnene. Innføring av en 
egen km‐sats for bruk av egen bil er en slik tilpassing. Km‐satsen legges på lavere nivå enn 



statens satser som følge av at utgangspunktet må være reise etter statens billigste 
reisemåte.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre vedtar følgende retningslinjer for dekning av reise‐ og 
oppholdsutgifter for skyttertingsrepresentantene: 
 
Reiseutgifter 
Dokumenterte reiseutgifter (eksempelvis flybilletter, togbilletter) fra hjemsted til tingsted 
og retur. Bruk av egen bil dekkes med kr 2,00 pr km. Ved bruk av egen bil skal 
kjørestrekningen beskrives. 
 
Oppholdsutgifter – overnatting 
2 overnattinger på enkeltrom på stevnehotell eller andre overnattingssteder. Dersom 
dobbeltrom benyttes må den enkelte betale prisdifferansen. Dersom campingvogn eller 
annen overnatting benyttes tilstås nattillegg etter bestemmelsene i Statens reiseregulativ 
Det skal føres opp på reiseregningen hvordan den enkelte har overnattet. 
 
Oppholdsutgifter – kost 
Det utbetales kostgodtgjøring etter Statens reiseregulativ for inntil 3 døgn. Det skal gjøres 
fradrag for gratismåltider (frokost på hotell 10 %, skyttertingslunsj 40 %, 
skyttertingsmiddag 50 %). 
 
Vedtak 

 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Sak 50/2013  Tingsak: Søknad om overgang til annet skyttersamlag 

 
Heilhornet skytterlag i Vefsn skyttersamlag søker om overgang til Namdal skyttersamlag. 
 
Bakgrunnen for søknaden er at Heilhornet skytterlag geografisk ligger langt unna de øvrige 
skytterlag i Vefsn. I søknaden blir dette eksemplifisert ved at med en reisetid på ca. 2 
timer rekker skytterne fra Heilhornet bare til de to nærmeste skytterlagene i Vefsn. På 
samme tid kan skytterne nå samtlige lag i Namdal skyttersamlag, og vil således få mye 
kortere veg til flere stevner og viktige arrangementer.  
 
Søknad om overgang til annet skyttersamlag tilsier i praksis endring av samlagsgrenser. 
Endring av samlagsgrenser skal godkjennes av Skyttertinget, jfr. grunnreglenes § 1‐6. 
 
Begge skyttersamlag støtter søknaden.  
 

Drøfting 
Administrasjonen har stor forståelse for Heilhornet skytterlags ønske og motivering for en 
logisk og praktisk endring av skytterlagets samlags‐tilhørighet, og vektlegger i hovedsak de 
rent geografiske og praktiske forhold for å gi lagets skyttere og tillitsvalgte kortere reisevei 



til stevner, møter og kurs. De vil også få tilgang på langt flere stevner innen rimelig 
reisetid, noe som gir grunnlag for økt aktivitet.  

 
Vefsn og Namdal skyttersamlag støtter enstemmig opp under søknaden fra Heilhornet 
skytterlag.  Vefsn skyttersamlag nevner i sin uttale at det burde bli enklere å gjennomføre 
justering av samlagsgrenser, gjennom at Norges Skytterstyre får delegert myndighet til å 
godkjenne justeringer. Dette er en sak som kan bli tatt opp i forbindelse med pågående 
gjennomgang av framtidas DFS.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2013: 
 
Heilhornet skytterlag overføres fra Vefsn skyttersamlag til Namdal skyttersamlag med 
virkning fra 1. januar 2014 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2013 til å fatte følgende vedtak: 

 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Sak 51/2013  Medaljer for klasse 2 på Landsdelskretsstevner 

 
Norges Skytterstyre vedtok i sak 24/2013 å dele ut medaljer i klasse 2 på 
Landsskytterstevnet i baneskyting etter samme prinsipp og med samme valør som for 
veteranklassene etter Skytterbokas punkt 12.113. 
 
Som følge av dette bør samme ordning og prinsipp innføres for Landsdelskretsstevnene i 
baneskyting. I regelverket blir dette da et tillegg i Skytterbokas punkt 12.123.  Det er opp 
til Landsdelskretsene å bestemme valør på medaljene på Landsdelskretsstevnene.  
 
Ved revisjon av Skytterboka må dette ordnes slik at klasse 2 får et eget punkt, eventuelt 
underpunkt av 12.113 og 12.123.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Det deles ut medaljer for klasse 2 på landsdelskretsstevner i baneskyting etter samme 
prinsipp og med samme valør som for veteranklassene etter Skytterbokas 12.123. 
 
Vedtak 
 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 
 
 



Meldingssaker 
 

1. Status LS 2013 Oppdal   
2. Status LS 2014 Sandnes   
3. Høring endring av våpenforskriften angående registrering av løp 

(utsendt på e‐post) 
4. Status for arbeid ”Gjennomgang av DFS framtidige forsvars‐ og 

samfunnsrolle” 
5. Foreløpig tidsplan LS 2013 Oppdal 
6. Status anskaffelse elektronisk målmateriell 
7. Informasjon frå forhandlinger med Nammo om prisreduksjon på 

ammunisjon 
8. Deltakelse for militære avdelinger i sivile klasser  
9. Brev fra Justisdepartementet vedrørende klagesak Hovdebygda‐Ørsta 
10. Høringsbrev fra Justis‐ og beredskapsdepartementet vedrørende 

endring i våpenforskriften for hagler 
11. Spørreundersøkelse/anbud premier LS (sak til junimøte) 
12. Rana: Regelendring pkt. 8.111 elektroniske skiver (sak til junimøte) 
13. Søknad om opptak av nytt skytterlag – Rana feltskytterlag (sak til 

junimøte) 
14. Status bokprosjekt ”Landsskytterstevnet gjennom 120 år” 

 
 
 

Vedlegg til protokollen 
 

1. Instruks for regionale skytebanekontakter 
2. Statutter for uttak av lag til Nordisk mesterskap og Nordisk ungdomsmesterskap 
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Sak 52/2013  Godkjenning av møteprotokoll fra styremøte i april 2013 

 
Protokollen for styremøte i april ble enstemmig godkjent. 
 
 
 
Sak 53/2013  Valg av representanter til arbeidsgruppe om DFS 

 
I sak 45/2013 ble Jarle Tvinnereim (vara Terje Vestvik) og Jan Åge Gjerstad (vara Jens Sverre 
Knutsen) valgt som DFS sine representanter i arbeidsgruppen som skal foreta en gjennomgang av 
DFS sin framtidige forsvars‐ og samfunnsrolle. Arbeidsgruppen er planlagt sammensatt av 7‐8 
personer fra minst to departement, Forsvaret og DFS. 
 
Forsvarsdepartementet har etter anmodning fra statssekretæren presisert at det skal være 
kjønnsbalanse i arbeidsgruppen, og oppfordret DFS til å stille med minimum 1 kvinne. 
Kjønnsfordelingen har ikke vært tema ved utarbeidelse av FDs utkast til mandat for og 
sammensetning av arbeidsgruppen.  
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Vedtak i sak 45/2013 oppheves. 
Følgende velges som DFS sine representanter i arbeidsgruppen som skal foreta en gjennomgang 
av DFS sin framtidige forsvars‐ og samfunnsrolle: 



Fra administrasjonen: Generalsekretær Jarle Tvinnereim, vara assisterende generalsekretær Terje 
Vestvik 
Fra Norges Skytterstyre: Styremedlem Heidi Skaug, vara styremedlem Jan Åge Gjerstad. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Sak 54/2013  Søknad om opptak av nytt skytterlag – Rana feltskytterlag 

 
Rana feltskytterlag søker om opptak som nytt skytterlag i DFS. De har ikke gitt noen spesiell 
begrunnelse for å søke om opptak, men det framgår av søknaden at samtlige personer som står 
bak søknaden er eller har vært medlemmer i Røvassdalen skytterlag.  
 
Den opprinnelige søknaden inneholdt syv navn, noe som er for lite iht. bestemmelsene i 
Skytterbokas pkt. 1.500 (minst 10 medlemmer). Etter å ha etterspurt mer dokumentasjon fikk vi 
en medlemsliste liste med 13 navn. Vi mangler formell bekreftelse på tilslutning til pkt.1.500 
Standardlov for skytterlag, men stiftelsesmøte har vedtatt at «Lagets formålsparagraf er tuftet på 
DFS's grunnregler med spesielt fokus på feltskyting». På forespørsel har de svart at «DFS 
grunnregler for skytterlag også er vårt lags grunnregler.» 
 
Uttale fra Rana skyttersamlag: 
« 
Søknad fra Rana Feltskytterlag, om opptak i DFS som skytterlag tilsluttet Rana skyttersamlag, 
anbefales avslått av skytterstyret. 
 
Rana skyttersamlag gir følgende begrunnelse for sin innstiling: 
Samlagsstyret mener at det er mer enn nok skytterlag i det området laget ønsker å etablere seg 
innenfor. Det foreligger klare indikasjoner på at søknad om etablering av et nytt skytterlag 
bunner i samarbeidsproblemer mellom stifterne og det skytterlaget de pr. i dag er medlemmer i. 
Samlagsstyret har innhentet uttalelse fra Røvassdalen skytterlag hvor det bekreftes at ingen av de 
impliserte skytterne er nektet å representere laget. Røvassdalen skytterlag bekrefter også at 
feltskyting er et satsningsområde og at de ønsker å utvikle denne grenen. Samlagsstyret har 
tidligere oppfordret stifterne til å foreta satsing på feltskyting innenfor det laget de er 
medlemmer i eller i andre lag innenfor samlaget. Samlagsstyret har informasjon om at de 
angjeldende skyttere har fått tilbud om overgang til flere skytterlag dersom de ikke kan få det til 
å fungere i eksisterende lag. 
 
Samlagsstyret mener videre at søknaden er mangelfull da den ikke oppfyller kravet om at et nytt 
lag skal ha minimum 10 aktive skyttere. Vi mener videre at et feltskytterlag ikke vil føre til økt 
aktivitet, men at det på sikt vil være fare for en utarming av de eksisterende lags ressurser på 
området. Samlagsstyret mener også at valget av navn er uheldig, da dette kan indikere at andre 
skytterlag ikke arbeider med feltskyting. 
« 
 
Administrasjonens drøfting 
I utgangspunktet har generalsekretæren fullmakt til å godkjenne opptak av nye lag. Denne saken 
er spesiell av flere grunner, og fremmes som styresak.  



Etter pkt. 1.500 må laget ved opptak i DFS oppfylle følgende betingelser: 
 

‐ Dokumentere å ha minst 10 medlemmer 
‐ Vedta navn og tilslutning til denne standardlov med eventuelle suppleringer 
‐ Opptak og navnevalg behandles av vedkommende skyttersamlag og godkjennes av Norges 

Skytterstyre 
 
Strekpunkt 1: Laget har etter forespørsel levert medlemsliste med 13 navn.  
 
Strekpunkt 2: Stiftelsesmøtet kan med en noe spesiell formulering sies å ha vedtatt tilslutning til 
standardlov for skytterlag, selv om dette må nedfelles i vedtektene for laget og således blir et 
krav ved en eventuell godkjenning. Det søkes om at Rana feltskytterlag blir godkjent som navn på 
det nye laget, med utgangspunkt i at de skal ha spesiell fokus på feltskyting. 
 
Alle DFS sine nåværende lag har betegnelsen «skytterlag», og administrasjonen ser ingen grunn 
til at vi skal endre på den praksisen. Skytterlaget skal etter grunnreglenes § 1‐2 drive med både 
bane‐ og feltmessige skytinger, og om selv om et lag ønsker å ha spesielt fokus på feltskyting er 
de forpliktet å tilrettelegge også for baneskyting.  
 
Strekpunkt 3: Rana skyttersamlag anbefaler Norges Skytterstyre å avslå søknaden om opptak. De 
vektlegger at det er «mer enn nok skytterlag i det området laget ønsker å etablere deg innenfor», 
og at bakgrunnen før søknaden om nytt lag bunner i samarbeidsproblemer med Røvassdalen 
skytterlag. Samlaget skriver også i sin uttale at de har informasjon om at de angjeldende 
skytterne har fått tilbud om overgang til andre skytterlag dersom de ikke kan få det til å fungere i 
eget lag.  
 
Dersom det er samarbeidsproblemer som ligger til grunn for søknaden, er det som samlaget sier 
fullt ut mulig å melde overgang til annet lag uten å gå veien om å stifte et nytt lag. Dersom 
interessen for feltskyting er avgjørende for å stifte et nytt lag når det ellers er aktive lag i 
nærområdet, vil en overgang til annet lag kunne bidra til generelt økt aktivitet i feltskyting også i 
dette laget.  
 
Administrasjonen støtter samlagets innstilling, og anbefaler å avslå søknaden fra Rana 
feltskytterlag om opptak som nytt skytterlag i DFS. 
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Søknad fra Rana feltskytterlag om opptak som nytt skytterlag i DFS avslås.  
 
Forslag fra Olav K. Vaaje: 
Styret ser positivt på søknaden. 
Det må imidlertid søkes om et annet navn med betegnelsen «skytterlag».  
Søkeren må også redegjøre for nødvendigheten av et nytt lag i området, satt opp mot å gå inn i et 
eksisterende lag.  
Styret tar endelig stilling til søknaden når nye opplysninger foreligger.  
 
Vedtak  
Vaaje sitt forslag vedtatt med 7 mot 1 stemme. Kristin Lund stemte for administrasjonens forslag.



Sak 55/2013  Skytereglement for militærklassene 

 
NROF Lister v/ Nils Bernt Rinde ber om at militærklassene gis adgang til å skyte fullt 
mesterskap/omgang der disse skytes fortløpende (åpne stevner), på lik linje med klasse 1.  
 
De begrunner forespørselen med at det tidligere var klasse 1 og militærklassene som ikke kunne 
skyte omgang. Nå gis klasse 1 anledning til å skyte omgang på åpne stevner, men ikke 
militærklassene.  
 
NROF skriver videre at det oppfattes som negativt i militærskyttermiljøet at man ikke kan skyte 
omgang, spesielt i åpne banestevner som praktisere fortløpende omgang.  
 
Administrasjonens drøfting 
Etter dagens skytereglement er det bare militærklassene og Åpen klasse som ikke gis anledning til 
å skyte omgang. Klasse 1 gis anledning til å skyte omgang på åpne banestevner, men all 
premiering skal foretas på 25‐skudden. Militærklassene skyter mesterskapsomgang kun på 
Militært NM.  
 
Administrasjonen ser det som opplagt at også militærklassene gis anledning til å skyte omgang. 
Omgangen er i utgangspunktet den mest forsvarsrelaterte serien i mesterskapsprogrammet, og 
etter at militærklassene fikk kun liggende skyting i sitt program er naturlig at de også gis 
anledning til å skyte omgangen. Administrasjonen mener at dette bidrar til å styrke DFS sin 
tilhørighet til Forsvaret, og det er uheldig visst dagens avgrensing fører til misnøye blant 
skytterne i militærklassene.  
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Tabell 11.110 endres til at klassene AG3 og HK416 gis anledning til å skyte omgang på lik linje 
med klasse 1. Ordningen gjøres gjeldende fra offentliggjøring av protokoll.  
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Sak 56/2013  Endring av regler for utforming av feltfigurer i DFS 

 
Dagens regelverk beskriver at feltfigurer, både finfelt og grovfelt, skal ha en 2 cm hvit kant rundt 
hele figuren. Bakgrunnen for denne drøfting er føringer fra Norges Skytterstyre om at man skal se 
på dette regelverket, og om at det skal endres/åpnes for flere alternativer mht. 
produksjon/trykking.  
 
Hensikten med en 2 cm hvit kant rundt hele figuren er for å kunne dømme skudd som ellers ville 
være vanskelige å oppdage i kantsonen til figuren. Grunnen til at tangeringskanten skal følge 
figurens form er for å beholde figurens synlighet for skytteren, ved at dette i minst mulig grad 
skal endres/påvirkes av ytre forhold og/eller av hvordan figuren er montert med eller uten 
bakgrunnsmateriale.  
 
Erfaringer viser at feltfigurer synlighet i betydelig grad påvirkes av varierende ytre forhold som 
sol/skygge, tørt‐/vått vær, avstand, hvordan montert på bakgrunn etc. Med sol bakfra blir 



figurene mørkere, og det blir langt dårligere kontrast mellom bakgrunn og skiver. Figurer som 
eksempelvis er beskjært firkantet/rektangulært vil framstå som firkantede/rektangulære i motlys 
når de ikke er montert på bakgrunn. Det samme gjelder også om slike figurer er montert på en 
bakgrunn med varierende grad av lysgjennomtrenging ved sol bakfra.  Denne effekt forsterkes 
ved lengre avstander. Pappen som figurene er trykket på krøller seg gjerne når den blir våt. En 
slik krøllete figur vil gi et vanskelig siktebilde når den er montert på en større bakgrunn.  Alle 
disse nevnte forhold vil gjøre selve skytingen vanskeligere, men de vil også i betydelig grad 
påvirke / forstyrre avstandsbedømmelsen, og derigjennom totalt sett gjøre det mer komplisert 
ved at det blir flere variable faktorer å forholde seg til.  I tillegg vil slike situasjoner forsterke 
mulige ulike konkurranseforhold etter hvert som været eventuelt endres gjennom et stevne.  
 
Det er samtidig gode praktisk argumenter for å tillate feltfigurer som blir trykket på en større 
bakgrunn, men da bør denne være så stor at den dekker hele siktebildet. Et slikt skivealternativ 
vil også være et svært så praktisk alternativ for arrangører, som da kan montere skiven direkte på 
en ramme.  Særlig vil figurer som benyttes på de kortere avstandene være egnet for slik 
utforming, ettersom størrelse på bakgrunnen vil måtte øke med avstanden for å kunne gi et 
fullgodt siktebilde.  
Det er imidlertid også gode grunner for fortsatt å tillate dagens figurer ut fra at det er forskjellige 
tradisjoner landet rundt med muligheter for å sette figurene på pinner med snø som bakgrunn, 
mulige økte kostnader knyttet til større skiver, og at arrangører selv skal kunne velge 
skivemodeller.  
 
En grei tommelfingerregel i grovfelt er at synsfeltet i hullkornet i centimeter utgjør inntil ca 1/3 
av avstanden i meter til målet. Eksempelvis gir en sikteavstand på 100 cm (øye – hullkorn) og et 
hullkorn på 3,0 mm et synsfelt i hullkornet på 90 cm på 300 m avstand. I finfelt, og særlig blant 
veteraner, benyttes generelt et noe større hullkorn.  For å gi litt slingringsmonn mht. variasjoner i 
hullkornstørrelse, sikteavstand og skyteavstand bør størrelseskrav til skivebakgrunn være iht. 
tabell nedenfor:  
 

Figurer   Maks. avstand iht. 
Skytterboka 

Størrelse på 
skivebakgrunn 

Finfeltfigurer    50 x 50 cm 
C20, 10x30, 13x40  180 – 220 m  75 x 75 cm 
C25, C30, 1/6, 1/8, Småen  245 – 300 m  100 x 100 cm 
C35, Sirkel, 1/4, S25  325 – 380 m  125 x 125 cm 
C40, 1/3, 1/4V, B45  390 – 440 m  150 x 150 cm 
B65, Tønne, C50  475 – 525 m   175 x 175 cm 
B100  600 m  200 x 200 cm 

 
Det konkluderes med at dagens regelverk for utforming og trykking av feltfigurer beholdes, men 
med et tillegg om feltfigurer alternativt kan trykkes på en kvadratisk hvit bakgrunn som gir et 
fullverdig siktebilde.  Størrelse på bakgrunnen må være tilpasset dagens maks. avstander for den 
enkelte figur.   
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Skytterboka pkt. 9.310 gis følgende innhold:  
 
Alle mål i feltskyting skal ha en abstrakt utforming. Figurene er svarte med et innertreff som 
følger figurens fasong, og som utgjør 40 % av figurens størrelse i bredde og høyde. Finfeltfigurer 



har i tillegg en 2 cm svart siktekant rundt hele figuren. Alle feltfigurer skal ha en 2 cm bred hvit 
ytterkant. Eksakte tegninger forefinnes ved Skytterkontoret.  
Feltfigurer kan alternativt trykkes på en kvadratisk hvit bakgrunn som gir et fullverdig siktebilde.  
 
Følgende krav til bakgrunnsstørrelse gjelder:  
 

‐ Finfeltfigurer      50 x 50 cm 
‐ C20, 10x30, 13x40    75 x 75 cm 
‐ C25, C30, 1/6, 1/8, Småen  100 x 100 cm 
‐ C35, Sirkel, 1/4, S25    125 x 125 cm 
‐ C40, 1/3, 1/4V, B45    150 x 150 cm 
‐ C50, Tønne, B65    175 x 175 cm 
‐ B100        200 x 200 cm 

 
Administrasjonen gis fullmakt til å samordne innhold i Skytterboka pkt. 9.311 og 9.312 iht. nytt 
pkt. 9.310 ved neste opptrykk. 
 
Forslag fra Olav K. Vaaje: 
Ordet «minst» tilføyes i følgende setning pkt.9.310 og pkt. 9.312 slik: 
Alle feltfigurer skal minst ha en 2 cm bred hvit ytterkant. 
 
Vedtak  
Vaaje sitt forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Sak 57/2013  Spørreundersøkelse om premiering på Landsskytterstevnet 

 
På julemøtet ble premieringen på LS tatt opp i forbindelse med budsjettdebatten, og 
oppsummert med at det skulle gjennomføres en spørreundersøkelse på LS om hvilken standard 
skytterne ønsker på premieringen, og hvilket prisnivå de mener premieavgiften bør ligge på.  
 
Skytterne betaler selv standardpremiene på LS gjennom premieavgiften, og fra 2013 den øvrige 
premieringen gjennom den nye sentrale arrangementsavgiften (150,‐ for skyttere 18 år og eldre, 
75,‐ for ungdomsskytterne). Dette blant annet som en følge av at organisasjonen ikke lenger kan 
bruke offentlige midler fra FD til premiering. Det er da naturlig å spørre skytterne om hvilken 
standard de ønsker på premieringen, og hva som er et akseptabelt kostnadsnivå.  
 
I spørreundersøkelsen tas det med bakgrunnsinformasjon om dagens ordning med sølvbeger på 
LS og prisstruktur på denne, samt priser for alternativ som eksempelvis sølvplett. 
Spørreundersøkelsen gjennomføres på LS, og legges samtidig på nett slik at de som ikke deltar på 
årets LS, men har deltatt tidligere, kan svare på undersøkelsen.  
    
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre ga innspill til spørreundersøkelsen om premiering på Landsskytterstevnet. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 



Sak 58/2013  Finansiering av elektronisk målmateriell 

 
Det er et betydelig finansielt løft som skal utføres i 2014 og 2015.  Norges Skytterstyre har 
vedtatt en opsjonsutløsning i forbindelse med anskaffelse av elektronisk målmateriell til bruk 
under landsskytterstevnene som har en total ramme på kr 2.375.000, fordelt på kr 1.435.000 i 
2014 og kr 940.000 i 2015.  Det forutsettes at halvparten av kostnadene med selve program‐
varetilpasning (kr 135.000) skjer innenfor vedtatt budsjett i 2013. 
 
Likviditeten til DFS er redusert de siste årene; dels som følge av oppbygging av større 
lagerbeholdninger, og dels som følge av finansiering av ”Prosjekt Grasrot”.  Det har så langt ikke 
vært mulig å bygge opp igjen egenkapitalen, og dermed å få en bedre likviditet, som følge av 
redusert bevilgning. Det er imidlertid budsjettert med et nøkternt overskudd i 2014 på kr 
680.000.  Et landslotteri i 2014 vil bidra til å doble dette overskuddet, noe som også vil virke 
positivt på likviditeten. 
 
Administrasjonens drøfting 
Det kan søkes om prosjektmidler til finansiering av dette materiellet, men muligheten for å oppnå 
dette er liten.  FD har gitt sterke føringer for bruk av driftstilskuddet derfra, og disse føringene gir 
liten mulighet til å bruke driftstilskuddet til å finansiere dette materiellet. En ser imidlertid 
muligheten til å finansiere kostnader med programvareoppdateringer og andre tilpasninger (sum 
kr 360.000) gjennom aktivitetsstøtten til arrangement, med kr 135.000 i inneværende år, jfr. 
ovenfor, og kr 225.000 i 2014. 
 
Finansiering av investeringene i materiell vil dermed bli kr 1.210.000 i 2014 og kr 940.000 i 2015, 
til sammen kr 2.150.000.  Finansieringen skjer ved bruk av fri egenkapital.  Investeringene 
aktiveres og avskrives linjert over 10 år.  Avskrivningen påbegynnes i anskaffelsesåret.  
Avskrivningene i 2014 vil utgjøre kr 121.000.  Beløpet innarbeides i budsjettet ved at 
budsjettposten til ordinært banebidrag reduseres tilsvarende.  Avskrivningene i 2015‐2024 utgjør 
kr 215.000 per år.  Beløpet innarbeides i budsjettene for disse årene uten at forventning om 
positivt årsresultat reduseres. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Finansiering av kostnader med programvareoppdateringer og andre tilpasninger, sum kr 
360.000,‐ skjer gjennom aktivitetstilskuddet med kr 135.000 i inneværende år innenfor vedtatt 
budsjett under arrangementer/LS.  Restbeløpet, kr 225.000 innarbeides i budsjetter for 
arrangementer/LS i 2014. 
 
Finansiering av investeringene av materiellet skjer ved bruk av fri egenkapital med kr 1.210.000 i 
2014 og kr 940.000 i 2015.  Investeringene aktiveres og avskrives lineært over 10 år. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt.   



Sak 59/2013  Landslotteriet 2014 

 
Landslotteriet 2011 ga et resultat sentralt på snaut kr 700.000.  Det er imidlertid knyttet 
betydelig merarbeid i administrasjonen med å arrangere et landslotteri etter samme mal som 
tidligere.  Spesielt gjelder dette arbeidet med å få returnert ikke solgte lodd samt oppgjør for 
loddene.  Administrasjonen er imidlertid positiv til et nytt lotteri i 2014, men ønsker å gjøre noen 
endringer i rutinene for gjennomføring av lotteriet. 
 
Administrasjonens drøfting 
Det søkes om å arrangere landslotteri i 2014.  Det legges opp til salg av 200.000 lodd.  Loddprisen 
settes til kr 25,‐ pr stk., tilsvarende som for lotteriet i 2011.  Lotteriets overskudd deles ut etter 
søknad som et aktivitetstilskudd på skytterlagsnivå. 
 
DFSU foreslår for Norges skytterstyre følgende formål for landslotteri 2014:  
”Utvikle kurspakke og gi støtte til gjennomføring av forenklet instruktørkurs for ungdom opp til 26 
år”. Administrasjonen foreslår en presisering av at formålet også kan omfatte materiell.  
 
Administrasjon av loddutsending. 
Administrasjonen ønsker vurdert en ordning med en grunnpakke og tilleggspakker. Alle skytterlag 
tilsendes en grunnpakke på eksempelvis 100 lodd som de betaler kr 15,‐ for til DFS sentralt. Vi 
ønsker en ordning der disse loddene ikke kan returneres. Med forventet 830 skytterlag selges 
dermed 83.000 lodd på denne måten. En ordning uten returrett vil redusere administrasjonens 
arbeid vesentlig, og gi en mer effektiv gjennomføring av lotteriet.  
 
Tilleggspakker 
Det gis anledning til å kjøpe tilleggspakker som utløser motivasjonspremier. Motivasjonspremier 
sendes umiddelbart etter at fakturaer er betalt.  Skytterlag kan kun motta en motivasjonspremie. 
Det er mulig å kjøpe seg ”oppover” på tilleggspakkelisten, dvs. at et skytterlag som tidligere har 
bestilt og betalt tilleggspakke 2, deretter kan bestille tilleggspakke 3.  Verdi av tilsendt 
motivasjonspremie etter oppgjør for tilleggspakke 2 trekkes da fra ved utsending av 
motivasjonspremie for tilleggspakke 3. Bestilte tilleggspakker kan ikke returneres, og faktureres 
ved utsending.   
 
Motivasjonspremien for den siste tilleggspakken (eks. 4.000 lodd) blir en valgfri Sauer 200 STR. 
Administrasjonen tror at trappetrinnsordningen der en prosentvis større andel av loddets 
salgsverdi tilfaller skytterlaget også kan motivere flere skytterlag til å bestille siste tilleggspakken.   
 
Salgsperiode 
Salgsperioden planlegges å starte senest 1. mars 2014 og avsluttes 31. oktober. 
 
Administrasjon av gevinstutsending 
Som før deles gevinstene inn i 4 gevinstgrupper, hvor arbeidet med gruppe 3 og 4 er mest 
tidkrevende. Under siste lotteri fikk man en avtale med leverandør av gevinstgruppene 2, 3 og 4 
om utsending. På den måten ble det kjøpt et antall gevinster som var reelt i forhold til antall 
vinnere. DFS betalte et ”håndteringshonorar” i tillegg. Ved tidligere landslotteri er det blitt kjøpt 
inn et antall av disse gevinstene som samsvarte med sannsynligheten for å vinne.  Dermed ble 
man sittende tilbake med relativt store lagre av disse gevinstene.  Siste landslotteri ga oss en god 
oversikt over hvor mange av disse gevinstene som går ut i forhold til antall solgte lodd. 
 



Ved dette lotteriet foreslås at Skytterkontoret selv tar tilbake denne forvaltningen dersom 
ordningen med returrett opphører. Bedre planlegging, bruk av tilstedeværende hjelpemidler og 
god logistikk gjør at denne biten av lotteriforvaltningen kan gjøres mer effektiv enn tidligere, og 
sikrer et bedre resultat. 
 
Administrasjonen ber om innspill fra styret til ordning for gjennomføring av Landslotteriet i 2014. 
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

1. Det søkes om å gjennomføre landslotteri i 2014.   
2. Formålet med lotteriet skal være: 

”Utvikling av kurspakke og annet materiell for å gi støtte til gjennomføring av forenklet 
instruktørkurs for ungdom opp til 26 år”.  

3. Retningslinjer for Landslotteriet vedtas på neste styremøte. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Sak 60/2013  Hovedbegivenheter 2014 

 
Administrasjonen foreslår å legge Skytingens Dag til 18. mai, i forlengelsen av feiringen av 200 år 
for grunnloven.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Tidspunkt      Arrangement  

1. ‐2. mars  NM i skifeltskyting, Øvrebø skytterlag 

18. mai  Skytingens Dag 

29 mai.– 1. juni  Norgescupstart i baneskyting, Østlandet 

14. og 15. juni  Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 

21. og 22. juni  Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 

29. juli – 2. august  Norgescup i baneskyting, Sørlandet 

1. august – 8. august  Landsskytterstevnet, Sandnes/Gjesdal 

16. og 17. august  Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner   

23. og 24. august   Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 

29 ‐ 31. august  Norgescupavslutning i baneskyting, Midt‐Norge 

5. – 7. september  Nordisk mesterskap og Nordisk ungdomsmesterskap, Danmark 

Ubestemt  NM i skogsløp med skyting, arrangør ubestemt 

 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 



Sak 61/2013  Forslag til regelendring pkt. 8.111 elektroniske skiver 

 
Rana skyttersamlag, etter forslag fra Trond Hjertås, fremmer forslag om at skytterboka pkt. 8.111 
gis følgende tillegg: 
 
”Ved skyting på elektroniske skiver skal skytter ha mulighet for å flytte monitor til venstre for seg, 
hvis dette ikke er mulig skal linksskyttere legges til høyre fløy. Der skal det uansett skyting, være 
mulig å ha monitor til venstre for linksskytter”.  
 
Forslagsstilleren begrunner forslaget med at DFS praktiserer urettferdige forhold i fbm. finaler på 
LS. Det vises i denne sammenheng til en linksskytter i Kongelaget som ikke fikk samme forhold 
som de øvrige skyttere. Dette ved at han måtte strekke hals for å se prøveskuddene, ettersom 
monitoren var plassert til høyre for han, og at den i tillegg sto ganske langt unna skytteren. 
Forslagsstilleren mener at DFS ikke kan akseptere at lengden på ledningen til monitor skal gi slike 
ulike forhold.  
 
Gjeldende relevant regelverk:  
Skytterboka § 8.114 – Like konkurranseforhold 
Stevnearrangører og ledere må alltid ha for øye den hovedregel at alle skyttere skal konkurrere 
under så like forhold som mulig…  
Skytterboka § 8.111 – Ordensregler for skytterne 
3. …Linksskyttere bør plasseres på høyre fløy, med unntak av finaler med enkeltvis anvisning der 
alle skytterne skal ligge i poengrekkefølge. Under slike finaler må det være tilstrekkelig plass for 
linksskyttere slik at ingen skyttere blir forstyrret under skytingen. Om nødvendig bør skive og 
standplass til høyre for linksskytter være ubesatt… 
 
Gjeldende praksis ved LS: 
I innledende skytinger og i innledende finalelag plasseres linksskyttere på høyre fløy. I siste 
finalelag og i lagskytinger på 200m plasseres linksskyttere iht. rangering. I Kongelaget og i 
Prinsesselaget praktiseres ledig skive til høyre for linksskytter, slik at monitor kan plasseres til 
venstre for skytter. At en linksskytter i Kongelaget i 2012 hadde monitor på feil side, var rett og 
slett en glipp.  
 
På Landsskytterstevnet er kablene til monitorene så korte at linksskyttere må ha monitoren på 
sin høyre side. Det er kun de fem siste monitorene på hver standplass som er tilpasset 
linksskyttere med lange nok kabler til at de kan flyttes til riktig side.  
 
Administrasjonens drøfting: 
Hele sakskomplekset med plassering av linksskyttere i finaleskytinger er grundig drøftet i styresak 
27/2012. Denne utredning tar derfor kun for seg forslaget fra Rana skyttersamlag om at monitor 
alltid skal være plassert til venstre for linksskytter.  
Generelt anses ikke forholdet med feilplassert monitor å være en utfordring ved stevner rundt 
omkring i landet. Enten plasseres linksskytterne på høyre fløy, eller så er kablene til monitorer så 
lange at skjermen kan plasseres til venstre for skytteren.  
 
På Landsskytterstevnet er det en utfordring med de korte monitorkablene. Et alternativ her er å 
legge linksskyttere konsekvent til høyre på standplass. Dette lar seg gjøre med tanke på 
resultatserviceprogram og gjennomføring på standplass. Det skjønnsmessige blir om det bryter 
med Skytterbokas § 8.114 om like konkurranseforhold når en skytter i en finale omplasseres fra 



en av de første skivene, til en fløyskive? Så langt har dette blitt vurdert å være en fordel ved at 
det gir redusert konkurransepress for skytteren, noe som i sin tid resulterte i utforming av 
regelverkets pkt. 8.111 underpunkt 3 om at linksskyttere i finaler med enkeltvis anvisning skal 
plasseres iht. rangert rekkefølge.  
 
Et annet alternativ er å forlenge kablene til monitorene på standplass. For LS vil dette gi en 
kostnad på ca 200 000 kr samlet for 100 – og 200 m (prisanslag fra KTS pr. 2012). Dette er en høy 
tilleggskostnad i et arrangement som allerede er svært økonomisk krevende for DFS. Bakgrunnen 
for disse høye kostnader er Forsvarets krav til kabler og kontakter. 
 
Når man skal trekke en konklusjon synes det lite aktuelt å kjøpe nye kabler til 200 000 kr. Dermed 
blir det en vurdering om hva som bidrar mest til ulike konkurranseforhold. Er det ulemper knyttet 
til en feilvendt monitor, eller er fordelen som oppnås gjennom å være omplassert til en skive som 
gir mindre ”press”? Uansett løsning kan det ikke bli helt optimalt, men dagens ordning synes å 
være et bra kompromiss. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Dagens regelverk vedrørende plassering av linksskyttere opprettholdes.  
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Sak 62/2013  Regler for linksskyttere på Landsskytterstevnet 

 
Ved Landsskytterstevnet er det praksis for visse tillempinger for linksskyttere mht. gjennomføring 
av skytingene. Det er i denne sammenheng ønskelig at Skytterstyret drøfter de tilpassinger som 
synes mest aktuelle ut fra en totalvurdering av Landsskytterstevnets gjennomføring, og gir 
fullmakter til håndtering.   
 
I styresak 61/2013 drøftes Rana skyttersamlags forslag om at monitor alltid skal være plassert til 
venstre for linksskyttere. Plassering av linksskyttere på LS inneholder samtidig flere praktiske 
utfordringer som det er ønskelig å få avklart. Særlig gjelder dette for praksis og håndtering av 
situasjoner forårsaket av linksskyttere som plassers rangert, og som forstyrrer naboskytter, eller 
selv blir forstyrret.   
 
Administrasjonens innstilling i styresak 61/2013 legges til grunn for denne utredning, gjennom at 
det ikke vil være aktuelt å kjøpe lengre kabler til monitorer. Den legges videre til grunn at det 
heller ikke vil være aktuelt konsekvent å plassere linksskyttere på høyre fløy uansett 
skyting/finale.   
 
Administrasjonens drøfting 
På Landsskytterstevnet er det en utfordring under finaler og lagskytinger med linksskyttere som 
skal plasseres iht. rangering, og da særlig i lagskytinger med stillingsskifte i serien. Her er 
utfordringen nok plass på standplass, og da særlig i liggende skyting for linksskyttere og deres 
naboer på høyre side. I de fleste tilfeller lar dette seg løse ved at to skyttere på hver side av 
linksskytteren flytter seg lengst mulig unna, samt at skytteren til høyre legger seg så langt fram 
på standplass som mulig. For linksskytteren medfører dette at han blir plassert så langt til venstre 



som mulig, og samtidig noen cm lenger tilbake på standplass. I de aller fleste tilfeller har det da 
gått greit uten protester.  
 
Med nytt oppgradert resultatprogram (fra LS 2013) vil det trolig bli enklere å la skive til høyre for 
linksskyter stå ledig, noe som vil gi bedre plass for berørte skyttere. Dette har så langt vært en 
krevende jobb, ved at alle skyttere til høyre for best plasserte linksskytter har måttet 
omplasseres manuelt. Et system som enklere sorterer med ledig skive til høyre for linksskytter vil 
være aktuell å benytte for siste finalelag feltskytinger, der antallet skyttere normalt vil kunne 
tilpasses. I lag og samlagsskytinger vil dette derimot kunne påvirke kapasiteten i så stor grad at 
det ikke blir skiver nok. Særlig for arenaene med mindre kapasitet enn 50 skiver på 200m vil dette 
enten gi ytterligere redusert deltakelse i lagskytinger, eller lengre gjennomføringstid.  
 
Man kan også tenke seg i finalelag bestående av skyttere med samme resultat, at linksskyttere da 
kan plasseres til høyre på standplass, ettersom de alle har et likt utgangspunkt. Samtidig vil det 
eksempelvis kunne skje at skytteren som leder etter innledende er links, og av den grunn skal 
omplassers, noe som heller ikke vil være gunstig. At det gis åpning for en viss skjønnsutøvelse vil 
gjøre at man årlig kan se an de forskjellige faktorer mht hvor godt plassert linksskyttere er, og 
hvor trangt/god plass det er på standplass.  Ulempen med en slik skjønnsordning er samtidig at 
man kan bli oppfattet til ikke å håndtere relativt like situasjoner konsekvent fra år til år.    
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Ved Landsskytterstevnet kan linksskyttere tildeles ny skive i situasjoner med vesentlig for lite 
plass på standplass, eller når det er betydelig risiko for at skyttere kommer til å forstyrre 
hverandre under serien. Skyttere plassert blant de best rangerte skal så langt som mulig ikke 
bytte skive.  
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Sak 63/2013  Ny ståltype i låskassen til 200 STR – fullmakt til generalsekretær 

 
Sauer ønsker å endre ståltypen i låskassen til Sauer 200 STR fra nåværende type (25CrMoS4) til 
AISI 416. Sistnevnte type nyttes i dag til pistolproduksjon på fabrikken, og vil ifølge Sauer være en 
oppgradering. 
 
Hovedgrunnen for denne ønskede endring er imidlertid at det er anskaffelse‐/logistikkproblemer 
med den opprinnelige ståltypen. Siden fabrikken allerede nytter et annet stål, som skal være fullt 
på høyde, og kan hende bedre, vil dette bety rasjonalisering av virksomheten. Iht. avtalen med 
Sauer må de tre parter S – DK – N være enige om denne type endring. Dette avklares med 
partene snarest. 
 
I mellomtiden har NTU v/leder igangsatt en prosess hos SINTEF for en grundig gjennomgang og 
vurdering av den nye ståltypens anvendelighet for formålet. Avklaring forventes i løpet av juni 
måned.  
 



Den gamle ståltypen krever lang bestillingstid og relativt store kvanta. I 2013 må fabrikken nå 
plassere ordre for stålet ganske omgående og Sauer ønsker derfor en klarering av nytt stål innen 
medio juli.  
 
NTU vil holde løpende kontakt med SINTEF for avklaring av deres anbefaling. Deretter må styrene 
i de tre land foreta sin beslutning. All den tid Sauer ønsker dette avklart som nevnt ovenfor vil det 
for rent praktiske formål være nyttig om generalsekretæren gis fullmakt til å svare på Sauers 
henvendelse så snart NTU er kommet til en konklusjon i saken i samarbeid med SINTEF. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre gir generalsekretær Jarle Tvinnereim fullmakt til å gi Norges innstilling til 
spørsmålet om endring av ståltype i Sauer 200 STR i samarbeid med NTU og SINTEF. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Sak 64/2013  Langtidsplan 2012‐2016, status tiltaksplan 

 
Skyttertinget behandlet Langtidsplan 2012 – 2016 i sak 6, og fattet følgende vedtak: 
Det frivillige Skyttervesens Langtidsplan for perioden 2012‐2016 godkjennes.  Ved rullering av 
planen skal den sendes ut til høring og fremmes for Skyttertinget i 2014. Enstemmig vedtatt. 
 
Styret vedtok i sak 8/2013 utforming av tiltaksplan for gjennomføring av tiltakene i 
langtidsplanen. Tiltaksplanen legges fram for styret iht. årshjul for styret, og viser status i 
langtidsplanarbeidet per juni 2013.   
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar status tiltaksplan til etterretning.  
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 Orientering fra Vernepliktsverket   

 
Major Aslak Berge fra Vernepliktsverket var invitert til styremøtet for å orientere styret om  
deres arbeid med rekruttering av vernepliktige, og hvilke tanker de har om hvordan DFS best kan 
bistå og støtte VPV sitt arbeid med å rekruttere etterspurt kompetanse til Totalforsvaret. 
 
Styret ønskte at det blir utarbeidet forslag til en intensjonsavtale mellom VPV og DFS, som 
beskriver aktuelle tiltak i et nærmere samarbeid om rekruttering mellom partene.   
   



Meldingssaker   

 
1. Status LS 2013 Oppdal   
2. Status LS 2014 Sandnes   
3. Status for arbeid ”Gjennomgang av DFS framtidige forsvars‐ og samfunnsrolle” 
4. Status bokprosjekt ”Landsskytterstevnet gjennom 120 år” 
5. Påmelding og tidsplan LS 2013 Oppdal 
6. Brev fra HV: Oppnevning av representanter og vararepresentanter til Landsrådet for HV 2014‐

2017 
7. Høring: Veileder for tilskuddsmottakere av statlige tilskuddsordninger som medlemsbaserte 

barne‐ og ungdomsorganisasjoner søker på.  
8. DFS representasjon i HVs Distriktsråd. 
9. Norsk Skyttertidende – oversikt abonnenter sendes styremedlemmene. 
10. Motivasjon/argumentasjon for registrering av 30 skudds skyttere. 
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MØTEREFERAT  1.‐9. AUGUST 2013 
LANDSSKYTTERSTEVNET 
PÅ OPPDAL, 1. – 9. AUGUST. RICA 
SKIFER HOTEL OG SKYTTERHUSET

 

MØTE INNKALT AV  Jarle Tvinnereim, Generalsekretær 

MØTETYPE  Styremøte 

MØTELEDER  Olav K. Vaaje, President  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Olav K. Vaaje, Henning Ivarrud, Jan Åge Gjerstad, Heidi 
Skaug, Oddbjørn Meland, Jens Sverre Knutsen, Olav 
Johan Lystad og Kristin Lund 

FRA ADMINISTRASJONEN 
Jarle Tvinnereim og Tor Isak Laugen.  
Terje Vestvik i sak 65 og 66.    

  Sakslisten og innkallingen ble godkjent. 

 
 
 
Sak 65/2013  Godkjenning av møteprotokoll 

 
Protokollen for styremøte i juni 2013 ble enstemmig godkjent. 
 
 
 
Sak 66/2013  Møte med dirigentene for Skyttertinget 2013 

 
Skyttertingets møtedirigenter, Inge Hoff og Svein Furuseth, deltok i møtet. Kjøreplan for 
Skyttertinget ble lagt fram og gjennomføringen av Skyttertinget ble drøftet. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Kjøreplan for Skyttertinget 2013 ble gjennomgått og tatt til etterretning. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
   



Sak 67/2013  Regnskap per 30. april 2013 

 
Det frivillige Skyttervesens regnskap for private og offentlige midler pr 30.04.2013 ble lagt fram 
for styret, ammen med regnskapssammendrag som viser inntekter og kostnader på hovedpost‐ 
og aktivitetsnivå med spesifikasjoner. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar fremlagte regnskap per 30. april 2013 til etterretning. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Sak 68/2013  Landslotteriet 2014 

 
Landslotteriet har tilført organisasjonen kjærkomne midler som har blitt brukt etter sine formål 
der bevilgningen over forsvarsbudsjettet ikke strekker til eller til formål som ikke dekkes over 
offentlige midler. 
 
Landslotteriet 2011 ga et resultat sentralt på snaut kr 700.000. Det er imidlertid knyttet betydelig 
merarbeid i administrasjonen å arrangere et landslotteri etter samme mal som tidligere.  Spesielt 
gjelder dette arbeidet med å få returnert ikke solgte lodd samt oppgjør for loddene.  
Administrasjonen er imidlertid positiv til et nytt lotteri i 2014, men ønsker å gjøre noen endringer 
i gjennomføringen av det. 
 
Norges Skytterstyre vedtok i møte den 17.06.2013 under sak 59/13 at det skal avholdes 
landslotteri i 2014 med følgende formål: 
 

- ”Utvikling av kurspakke og annet materiell for å gi støtte til gjennomføring av forenklet 
instruktørkurs for ungdom opp til 26 år”. 

 
Administrasjonen skal utarbeide retningslinjer for gjennomføring av Landslotteriet 2014 til neste 
møte i Norges Skytterstyre. 
 
Administrasjonens drøfting 
Styret har vedtatt å avholde Landslotteri 2013 og formål for lotteriet. Det legges opp til salg av 
200.000 lodd.  Loddprisen settes til kr 25,‐ pr stk.  Lotteriets overskudd deles ut etter søknad som 
et aktivitetstilskudd på skytterlagsnivå.  Lotteriets formål ble vedtatt i møte i Norges Skytterstyre 
den 17.06.2013 under sak 59/13, jfr. ovenfor.  
 
Forslag til retningslinjer for gjennomføring av lotteriet 
Det etableres en grunnpakke og tilleggspakker.  Grunnpakken består av 100 lodd.  Alle skytterlag 
må kjøpe grunnpakken og må betale kr 1.500 for denne.  Loddene kan med andre ord ikke 
returneres.  Dette er opprettholdelse av en mangeårig forutsetning for landslotteriene til DFS.  
Administrasjonen mener at skytterlag som nyter godt av bidragsordninger og andre 
støtteordninger, nyter godt av samarbeidsavtalen mellom Miljødirektoratet (sammenslåing 
mellom tidligere Direktoratet for Naturforvaltning og Klima‐ og forurensingsdirektoratet) og DFS 



som gir skytterlagets jegere rett til å avlegge skyteprøven til storviltjakten bør kunne pålegges å 
selge 100 landslotterilodd i et landslotteri som organisasjonens styre har bestemt skal avholdes. 
 
Samtidig ønsker administrasjonen å innføre et gradert system for skytterlagenes andel per solgte 
lodd samt motivasjonspremier til de skytterlagene som selger mer enn 300 lodd. Skytterlagene vil 
således kunne sitte igjen med en forholdsvis større andel av solgte lodd, som vi håper kan bidra 
til å oppveie plikten til å selge grunnpakken.    
 
Tilleggspakker 
Det gis anledning til å kjøpe tilleggspakker.  Det skal være mulig å kjøpe seg ”oppover” på 
tilleggspakkelisten.  Bestilte tilleggspakker kan ikke returneres. 
 
Oversikt over grunnpakke og tilleggspakker: 
 

Antall lodd  Stipulert 
antall lag 

Utgjør solgte lodd  Pris pr 
Lodd 

DFS’ andel

Grunnpakke:       
100 lodd  830  83000  15,‐  1.245.000,‐
       
Tilleggspakker:       
Pakke 1: 200 lodd  435  87000  15,‐  1.305.000,‐
Pakke 2: 201‐800 lodd  30  18000  10,‐  180.000,‐
Pakke 3: 801‐1500 lodd  10  7000  10,‐  70.000,‐
Pakke 4: 1501‐4000 
lodd 

2  5000  5,‐  25.000,‐

Sum    200000    2.825.000,‐
 
Et skytterlag som satser på å selge 1500 lodd må, i tillegg til grunnpakken, kjøpe tilleggspakke 1 
(200 lodd a kr 15,‐) + tilleggspakke 2 (600 lodd a kr 10,‐) + tilleggspakke 3 (700 lodd a kr 10,‐).  
Stipulert antall skytterlag som selger antall tilleggspakker er basert på salgstall fra 2011‐lotteriet 
samt en smule optimisme. 
 
Kjøp av tilleggspakke 2, 3 og 4 utløser motivasjonspremier slik: 
 

Tilleggspakke  Motivasjonspremie 
1:  200 lodd  Ingen motivasjonspremie 
2 : 201‐800 lodd  Gavekort DFS pålydende kr 5.000,‐ 
3 : 801‐1500 lodd  Gavekort DFS pålydende kr 8.500,‐ 
4 : 1501‐4000 lodd  Gavekort DFS pålydende kr 16.000,‐ 

 
Sum kostnader med motivasjonspremier gitt ovennevnte salgsoversikt er kr 267.000. 
 
Gavekortene er brukt som følge av at de er enkle å håndtere.  Gavekortene kan brukes som 
betaling ved kjøp av ammunisjon, våpen eller andre artikler i salgsavdelingen.  Skytterlag som 
selger tilleggspakker kan kun motta en motivasjonspremie, dvs. dersom et skytterlag velger å 
kjøpe tilleggspakke 4 etter at tilleggspakke 3 er betalt og gavekort utsendt vil få tilsendt et 
gavekort på kr 7.500 (16.000‐8.500) når pakke 4 er betalt. 
 
 



For å sikre forutsigbarhet i finansiering av lotteriet må det innføres et ”tak” på hvor mange 
motivasjonspremier som deles ut for hver tilleggspakke: 
 

Tilleggspakke 2  De 40 første skytterlagene som bestiller og betaler 
Tilleggspakke 3  De 15 første skytterlagene som bestiller og betaler 
Tilleggspakke 4  De 5 første skytterlagene som bestiller og betaler 

 
Dersom et slikt scenario vil bli tilfelle vil dette gi et overskudd sentralt på snaut kr 500.000. 
Dersom scenarioet slår til vil det bli langt flere motivasjonspremier til skytterlagene enn ved 
tidligere lotteri, men som følge av kjøpsplikten for grunnpakkene blir sentralleddets overskudd 
omtrent som tidligere år.  
 
Selve loddutsendingen ordnes som vanlig som en betalt dugnadsinnsats av et nærliggende 
skytterlag. 
 
Salgsperiode 
Salgsperioden planlegges å starte 1. mars 2014 og avsluttes ca. 31. oktober. 
 
Gevinster 
Ut fra antatt salgsvolum og utsalgspris skal samlet verdi på alle gevinster være kr 1.250.000.  Det 
legges opp til følgende inndeling: 
 

Gruppe  Total verdi Antall gevinster
Gruppe 1  500.000 5

Gruppe 2  120.000 30 a kr 4000,‐
Gruppe 3  250.000 1000 a kr 250,‐
Gruppe 4  380.000 5100 a kr 75,‐
Sum  1.250.000 6135

 
Gruppe 1 består av en bil og 4 reiser.  Trekning av disse foretas av Lotteri‐ og stiftelsestilsynet.  
Gruppe 2 består av gavekort hos sport og fritidsforretning.  Gruppe 3 består av gavekort hos 
byggevareforretning.  Gruppe 4‐gevinstene skal være gjenstand.  Den skal ha en utforming og 
vekt som gjør den enkel å sende ut (eksempelvis pizzaskjærer med DFS‐logo og slagord på). 
 
Skytterkontoret forvalter utsending av gevinstene. 
 
Informasjon om og markedsføring av lotteriet 
Informasjon om lotteriet vil starte umiddelbart etter vedtak. Når salgsperioden starter vil 
ansvarlige på Skytterkontoret gi tips om hvordan man skal bruke interne begivenheter til å selge, 
for eksempel jegeraktiviteter, Skytingens Dag osv. Webben og Facebook kan brukes til å fortelle 
om hvilke skytterlag som mottar motivasjonspremier samt andre nyheter som fremmer 
loddsalget. 
 
Selve lotteriets administrasjon, ansvar og gjøremål 
Ansvaret for detaljplanlegging, informasjon og markedsføring overfor skytterlagene, samt 
utsending av lodd bør ligge under ungdom og rekruttering/utdanning.  Fakturering og 
betalingsoppfølging ligger under regnskapsavdelingen.  
 
 



Budsjett for landslotteriet 2014 
Salgsvolum 200.000 lodd, salgsverdi kr 5.000.000,‐. 
 

Inntekter 
Salgsinntekter  5.000.000
Fradrag for provisjon til skytterlagene  2.175.000

DFS’ andel  2.825.000

 
Kostnader 
Lønnskostnader (a)  303.000
Gevinster (b)  1.100.000
Trykking av lodd  300.000
Motivasjonspremier  267.000
Porto og andre kostnader  100.000

Sum kostnader  2.070.000

 
Resultat  755.000

 
 
Hjemmel for å pålegge skytterlagene salg av lodd (ikke returrett) 
På sist styremøte ble det stilt spørsmål om det er hjemmel for å pålegge skytterlagene salg av lodd. 
DFS sitt regelverk inneholder ikke regler om dette. Administrasjonen har tatt kontakt med vår faste 
advokat Sven Knagenhjelm, som bad oss om å undersøke praksis i Idrettsforbundet og særforbund. 
Administrasjonen har kontaktet NIF, som var kjent med at minst to særforbund har praktisert 
kjøpsplikt. Norges Håndballforbund hadde lotteri i 30 år fram til 2011, da tinget vedtok å avvikle 
lotteriet mot å øke medlemskontingentene (lisensordning). Skiforbundet har tingvedtak på 
skilotteriet, men vi har ikke fått bekreftet om det fortsatt er pålegg om minimumskjøp som følge av 
ferieavvikling. 
 
Dersom styret ønsker en juridisk vurdering må saken utsettes til september.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
1. Landslotteriet gjennomføres etter retningslinjene som er foreslått fra administrasjonen.   
2. Alle skytterlag skal tilsendes en grunnpakke på 100 lodd a kr 15,‐.  Grunnpakken kan ikke 

returneres.   
3. Skytterlag som ønsker det kan bestille tilleggspakker.  Bestilte tilleggspakker kan ikke 

returneres. 
 
Forslag fra Olav K. Vaaje: 
Saken utsettes til septembermøte.  
 
Vedtak  
Vaaje sitt forslag enstemmig vedtatt.  
 
 
 
 



Sak 69/2013  Lønnsoppgjøret 2013 

 
Lønnsoppgjøret i staten for 2013 er avsluttet og har en beregnet ramme på 3,48 %, inkludert 
overheng fra lønnsoppgjøret i 2012 på ca. 1,2 %.  
 
Det sentrale oppgjøret gir alle i lønnstrinn 52 og over et tillegg på 1,07 prosent. De som har lønn i 
lønnstrinnene 19 til 51 får et tillegg mellom 4.200 og 4.500 kroner. Reallønnsveksten i 2013 som følge 
av sentralt oppgjør er beregnet til 0,7 prosent.  
 
Oppgjøret er et såkalt mellomoppgjør, og det er ikke satt av noe av lønnsmassen til lokale 
forhandlinger for de grupper som får sentral justering.  
 
Sammenlignet med budsjett for DFS blir summen av lønnsoppgjøret mindre enn beregnet.     
 
Skytterkontorets ledelse inngår ikke selv i de lokale forhandlinger. Presidenten er av styret gitt 
fullmakt til å forhandle om eventuelle tillegg for ledelsen (sak 65/2004). Forhandlinger mellom 
President og skytterkontorets ledelse føres i B‐protokoll (sak 73‐2013). 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak 
Norges Skytterstyre tar orientering om lønnsoppgjøret 2013 til etterretning. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Sak 70/2013  Program for Norges Skytterstyre på LS 2013 

 
Program for styret og representasjon på mesterskapsseremonier LS 2013 gjennomgås på 
styremøte. Eventuelle endringer innarbeides.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Program for Norges Skytterstyre LS 2013 tas til etterretning. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Sak 71/2013  Gavepremier fra Sig Sauer til LS 2013 

 
Sig Sauer ønsker å gi 4 gavepremier til årets Landsskytterstevne: 

‐ 1 stk. Sauer 200 STR, kaliber 6,5 
‐ 1 stk. Sauer 200 STR «Rekrutt», kaliber .22  
‐ 2 stk. kaliber 6,5 løp 



Administrasjonen mener de to våpnene bør settes opp som premie til skytterlag, dvs. gå som 
lagsvåpen og piper til skytterlag på forhåndsbestemte kriterier. Vi foreslår at ungdomsskytterne 
bør prioriteres.  
 
DFSU har drøftet saken, og anbefaler at gavepremiene trekkes ut blant skytterlag med deltakere 
på LS.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Saken legges fram for styret til drøfting og vedtak.  
 
Vedtak  
Gavepremiene skal brukes på lagsplan, og trekkes ut blant skytterlag med deltakere på LS.  
Enstemmig vedtatt.  
 
 
 
Sak 72/2013  Ankesaker under Landsskytterstevnet på Oppdal 

 
Under LS på Oppdal var det samla 80 protester til skyteteknisk, av disse vart 1 avvist protest anka inn 
for Norges Skytterstyre. Protesten angikk ett manglende skudd på liggende skyting i klasse 5.  
 
Protesten ble av skyteteknisk avvist som følge av at det ikke ble funnet funksjonsfeil på skiven. Det 
var heller ikke registrert feil på denne skiven tidligere på dag. Loggen viste at de 4 registrerte 
skuddene kom med jevne mellomrom.  
 
Norges Skytterstyre gikk gjennom anken og rapport fra skyteteknisk.   
 
Vedtak 
Anken avvises.  
 
Forespørsel om å bytte plass under stangfinalen. 
DFS fikk forespørsel fra en skytter om å bytte plass under stangfinalen, slik at han ikke ble 
forstyrret av AG3‐skyttere.  
 
Vedtak 
Norges Skytterstyre avviste forespørselen med henvisning til gjeldende reglement for rangering 
av skyttere i finaleskytinger.  
 
 
 
Sak 73/2013  Lønnsjustering for Skytterkontorets ledelse (B‐protokoll) 

 
 
 
 
 
 
 



Meldingssaker   

 
1. Status LS 2013 Oppdal   
2. Status LS 2014 Sandnes   
3. Status ”Gjennomgang av DFS framtidige forsvars‐ og samfunnsrolle” 
4. Medaljer i veteranklasser, innspill fra Trond Hjertås 
5. Nytt telefonsystem på Skytterkontoret  
6. DFS omdømme og merkevarebygging 
7. Status elektronisk system for bidrags‐ og premieutbetalinger via Skytterkontoret 
8. Aftenpostens fat 
 
 
Administrative vedtak 
‐ Sammenslåing av Nordbygda og Rand skyttarlag (til Nordbygda og Rand skyttarlag), gjeldende 

fra 1. juli 2013 
‐ Sammenslåing av Aga/Vikebygd og Utne skyttarlag (til Folgefonn skyttarlag), gjeldende fra 1. 

januar 2014 



 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

 
MØTEREFERAT 

23. SEPTEMBER 2013 SKYTTERKONTORET, OSLO

 

MØTE INNKALT AV  Generalsekretær Jarle Tvinnereim 

MØTETYPE  Styremøte 

MØTELEDERE 
President Olav K. Vaaje og visepresident Henning 
Ivarrud 

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Olav K. Vaaje (møteleder og tilstede i sak 76, 77, 80, 81, 
82, 83 og 88), Henning Ivarrud (møteleder i sak 75, 78, 
79, 84, 85, 86, 87 og 89) Jan Åge Gjerstad, Heidi Skaug, 
Oddbjørn Meland, Jens Sverre Knutsen, Olav Johan 
Lystad og Kristin Lund. Vaaje og Lund var kun tilstede i 
sak 76, 77, 80, 81, 82, 83 og 88, grunnet deltakelse i 
møte i Landsrådet for Heimevernet.  

FRA ADMINISTRASJONEN  Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik 

ANNMERKNINGER  Sakslisten og innkallingen ble godkjent.  

 
 
 
Sak 75/2013  Godkjenning av protokoll fra styremøtene i august 2013 

 
Protokollene for styremøtene i august ble enstemmig godkjent. Dette gjaldt styremøtene under 
Landsskytterstevnet 1. – 9. august, og et ekstraordinært telefonmøte 22. august. 
 
 
 
Sak 76/2013  Landslotteriet 2014 

 
Landslotteriet har gjennom mange år tilført organisasjonen, og ikke minst skytterlagene, 
kjærkomne midler som har blitt brukt etter sine formål. Overskuddet sentralt har vært benyttet 
til oppgaver hvor våre offentlige bevilgninger ikke har vært tilstrekkelige. 
 
Landslotteriet 2011 ga et resultat sentralt på snaut kr 700.000. Det er imidlertid knyttet 
betydelig merarbeid i administrasjonen med å arrangere et landslotteri etter samme mal som 
tidligere.  Spesielt gjelder dette arbeidet med å få returnert ikke solgte lodd samt oppgjør for 
loddene.  Administrasjonen er imidlertid positiv til et nytt lotteri i 2014, men ønsker å gjøre 
noen endringer i gjennomføringen av det. 



Norges Skytterstyre vedtok i møte den 17.06.2013 under sak 59/13 at det skal avholdes 
landslotteri i 2014 med følgende formål: 
 
”Utvikling av kurspakke og annet materiell for å gi støtte til gjennomføring av forenklet 
instruktørkurs for ungdom opp til 26 år”. 
 
Administrasjonens drøfting 
Styret har vedtatt å avholde Landslotteri 2014 og formål for lotteriet. Det legges opp til salg av 
200.000 lodd.  Loddprisen settes til kr 25,‐ pr stk.  Lotteriets formål ble vedtatt i møte i Norges 
Skytterstyre den 17.06.2013 under sak 59/13, jfr. ovenfor.  
 
Forslag til retningslinjer for gjennomføring av lotteriet 
Det etableres en grunnpakke og tilleggspakker.  Grunnpakken består av 100 lodd.  Alle 
skytterlag må motiveres til å selge grunnpakken og betale kr 1.500,‐ for denne. Dette er 
opprettholdelse av en mangeårig forutsetning for landslotteriene til DFS.   
 
Samtidig ønsker administrasjonen å innføre et gradert system for skytterlagenes andel per 
solgte lodd samt motivasjonspremier til de skytterlagene som selger mer enn 300 lodd. 
Skytterlagene vil således kunne sitte igjen med en forholdsvis større andel av solgte lodd, som vi 
håper kan bidra til å motivere for økt loddsalg.     
 
Oversikt over grunnpakke og tilleggspakker: 
Antall lodd  Stipulert 

antall lag 
Utgjør solgte lodd  Pris pr 

Lodd 
DFS’ andel

Grunnpakke:       
100 lodd  830  83000  15,‐  1.245.000,‐
       
Tilleggspakker:       
Pakke 1: 200 lodd  435  87000  15,‐  1.305.000,‐
Pakke 2: 201‐800 lodd  30  18000  10,‐  180.000,‐
Pakke 3: 801‐1500 lodd  10  7000  10,‐  70.000,‐
Pakke 4: 1501‐4000 lodd  2  5000  5,‐  25.000,‐
Sum    200000    2.825.000,‐
 
Et skytterlag som satser på å selge 1500 lodd må, i tillegg til grunnpakken, kjøpe tilleggspakke 1 
(200 lodd a kr 15,‐) + tilleggspakke 2 (600 lodd a kr 10,‐) + tilleggspakke 3 (700 lodd a kr 10,‐).  
Stipulert antall skytterlag som selger antall tilleggspakker er basert på salgstall fra 2011‐lotteriet 
samt en smule optimisme. 
 
Kjøp av tilleggspakke 2, 3 og 4 utløser motivasjonspremier slik: 
Tilleggspakke  Motivasjonspremie 
1:  200 lodd  Ingen motivasjonspremie 
2 : 201‐800 lodd  Gavekort DFS pålydende kr 5.000,‐ 
3 : 801‐1500 lodd  Gavekort DFS pålydende kr 8.500,‐ 
4 : 1501‐4000 lodd  Gavekort DFS pålydende kr 16.000,‐ 
 
Gavekortene er brukt som følge av at de er enkle å håndtere.  Gavekortene kan brukes som 
betaling ved kjøp av ammunisjon, våpen eller andre artikler i salgsavdelingen.  Skytterlag som 
selger tilleggspakker kan kun motta en motivasjonspremie, dvs. dersom et skytterlag velger å 



kjøpe tilleggspakke 4 etter at tilleggspakke 3 er betalt og gavekort utsendt vil få tilsendt et 
gavekort på kr 7.500 (16.000‐8.500) når pakke 4 er betalt. 
 
For å sikre forutsigbarhet i finansiering av lotteriet må det innføres et ”tak” på hvor mange 
motivasjonspremier som deles ut for hver tilleggspakke: 
 
Tilleggspakke 2  De 40 første skytterlagene som bestiller og betaler 
Tilleggspakke 3  De 15 første skytterlagene som bestiller og betaler 
Tilleggspakke 4  De 5 første skytterlagene som bestiller og betaler 
 
Dersom et slikt scenario vil bli tilfelle vil dette gi et overskudd sentralt på snaut kr 500.000. 
Dersom scenarioet slår til vil det bli langt flere motivasjonspremier til skytterlagene enn ved 
tidligere lotteri, men som følge av kjøpsplikten for grunnpakkene blir sentralleddets overskudd 
omtrent som tidligere år.  
 
Selve loddutsendingen ordnes som vanlig som en betalt dugnadsinnsats av et nærliggende 
skytterlag. 
 
Salgsperiode 
Salgsperioden planlegges å starte 1. mars 2014 og avsluttes ca. 31. oktober. 
 
Gevinster 
Ut fra antatt salgsvolum og utsalgspris skal samlet verdi på alle gevinster være kr 1.250.000.  
Det legges opp til følgende inndeling: 
 

Gruppe  Total verdi Antall gevinster 
Gruppe 1  500.000 5 
Gruppe 2  120.000 30 à kr 4000,‐ 
Gruppe 3  250.000 1000 à kr 250,‐ 
Gruppe 4  380.000 5100 à kr 75,‐ 
Sum  1.250.000 6135 

 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
1. Landslotteriet gjennomføres etter retningslinjene som er foreslått fra administrasjonen.   
2. Alle skytterlag tilsendes en grunnpakke på 100 lodd a kr 15,‐ som de oppfordres om å kjøpe 

for videresalg.   
3. Skytterlag som ønsker det kan bestille tilleggspakker.  Bestilte tilleggspakker kan ikke 

returneres. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 77/2013  Klassesetting for 2014 

 
Administrasjonen har sett på deltakerstatistikk fra samlagsstevner, landsdelskretsstevner og 
Landsskytterstevnet. Statistikken og erfaringene viser fortsatt at klassesettingspoengsummene 
har en god fordeling med den klassestrukturen vi vedtok i 2006. Det er heller ingen stor 
diskusjon i organisasjonen om å endre disse poengsummene.  
 
Nivået og antallet i klassene holder seg nokså stabile, med noen regionale forskjeller. 
Premiegrensene i hver klasse på Landsskytterstevnet har også vært veldig like over tid, så også 
mellom LS i Voss og Oppdal.  
 
Administrasjonen ser det som et argument i seg selv å skape mest mulig ro om 
klassesettingspoengsummene, og vil heller ikke i år foreslå endringer. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Klassesettingspoengsummene for sesongen 2013 beholdes uendret til sesongen 2014.  
 
Henning Ivarrud fremmet følgende forslag: 
 
Klassesettingspoengsummen for opprykk fra klasse 2 til klasse 3 senkes med 2 poeng fra 242 til 
240. Øvrige klassesettingspoengsummer beholdes uendret til sesongen 2014. 
 
Vedtak  
Henning Ivarrud sitt forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Sak 78/2013  Rapport status miljøpakkemidler 

 
Skytterstyret ble orientert om status for budsjett og byggeframdrift for Miljøpakkeprosjekt i 
2013, planlagte prosjekter i 2014 samt fireårsplan med prosjekter fram til 2017. Fireårsplanen 
er identisk med innsendt søknad til Forsvarsdepartementet om offentlig støtte i 2014. 
 
Det er i 2013 fullført til sammen 3 prosjekter. Det er ferdigstilt prosjekter i Rindal og i Bjoneroa, 
samt bygging av båsvegger på Voss skyttarlag sin bane.  Videre er miljøpakkeprosjekt i Otta 
startet opp i 2013, og blir etter framdriftsplanen ferdigstilt innen utgangen av 2013.  
 
I 2014 er det planlagt miljøpakkeprosjekt i Storfjord og Flatanger. 
 
 
Administrasjonen anbefaler styret å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens rapport om miljøpakkemidlene tas til etterretning. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 



Sak 79/2013  Utsette saker fra Skyttertinget 

 
På årets Skytterting på Oppdal ble tre saker utsett: 
 
Sak 6: Forslag om å flytte klasse 1 fra 200m til 100m  

Oslo skyttersamlag fremmet følgende forslag:  
Saken utsettes og sees i sammenheng med en totalgjennomgang av klassestruktur og 
skyteprogrammer i DFS.  Dette skal legges fram for Skyttertinget innen 2016.  
 
Vedtak: 

Oslo skyttersamlags forslag ble vedtatt med 45 stemmer mot 11 stemmer. 
 
Sak 7: Forslag om å flytte klasse V65 fra 100m til 200m  

Jens Sverre Knutsen redegjorde, og fremmet på vegne av Norges Skytterstyre forslag om å 
utsette saken på samme grunnlag som sak 6. 
 
Vedtak: 

Saken utsettes. Enstemmig vedtatt.  
 
Sak 10: Forslag om endring av dopingbestemmelser klasse 2 og V55  

Nordfjord skyttersamlag fremmet følgende forslag: 
Saken utsettes. 
 

Vedtak: 

Saken utsettes. Enstemmig vedtatt. 
 
‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐ 
 
Administrasjonen ser det som naturlig å gjøre en samlet vurdering av sakene sammen med en 
gjennomgang av klassestruktur og skyteprogrammer i DFS, jf. også Langtidsplanens tiltak 7.4 a): 
«Vurdere klassestruktur og program for å øke rekrutteringen, og beholde flest mulig skyttere» 
 
Administrasjonen mener at sak om endring av dopingbestemmelser også kan sees i 
sammenheng med klassestruktur, noe det ble argumentert med fra tingets talerstol i 
forbindelse med utsettingsforslaget. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Utsette saker på Skyttertinget 2013 sees i sammenheng med en totalgjennomgang av 
klassestruktur og skyteprogrammer i DFS.  Dette skal legges fram for Skyttertinget innen 2016. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 



Sak 80/2013  Budsjett 2014 

 
Administrasjonen la fram innledende kommentarer til hovedpostene i budsjettet for 2014. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga signaler til administrasjonen for videre budsjettarbeid fram mot neste 
møte. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Sak 81/2013  Oppdrag LS‐utvalget 

 
I 2008 ble det såkalte LS‐utvalget opprettet som et Ad‐hoc utvalg. Utvalget har senere hvert år i 
etterkant av landsskytterstevnene evaluert gjennomføringen av finalene på LS, og foreslått 
eventuelle tilpasninger. Dette har vært tiltak med hensyn til tidstabell og sportslige tilpasninger 
for å få LS til å bli best mulig for skytterne, publikumsopplevelsen på arenaen og NRK sine behov 
for tilrettelegging av gode TV‐sendinger.    
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen ser også denne høsten behov for at et utvalg settes ned for å evaluere 
gjennomføringen på Landsskytterstevnet i Oppdal, og eventuelt foreslå tilpasninger til 
Skytterstyret. Både nåværende tidstabell, gjennomføring av prinsesse‐ og kongelag, samt 
organisering av Stang og felthurtigfinalen er her viktige tema.     
 
Administrasjonen har ikke foreslått medlemmer til utvalget, da det kan være alternative måter 
å organisere utvalget på.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre gir med bakgrunn i gjennomføringen av Landsskytterstevnet 2013, LS‐
utvalget i oppdrag å evaluere og foreslå eventuelle sportslige/arrangementsmessige 
tilpasninger ved finaleavviklinger.  
LS‐utvalget skal avlegge sin rapport til Norges Skytterstyre innen 20. november 2013. 
 
Vedtak 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt.  
 
Norges Skytterstyre oppnevner følgende personer til LS‐utvalget: 
Jens Sverre Knutsen (leder), Jan Åge Gjerstad, Eva Rubbås‐Risvik, Pål Øyvind Ørmen, Ola Lunde, 
Tor Idar Aune, Ole John Hostvedt og Terje Vestvik (sekretær) 
 
Enstemmig vedtatt.  
 
 
 



Sak 82/2013  Aktuelle regelendringer i forbindelse med Skytterboka for 2014‐2015 

 
Det skal produseres ny Skytterbok med regelverk for årene 2014‐2015. Administrasjonen 
gjennomgikk aktuelle saker som kan drøftes i forhold til regelverket. Ny Skytterbok utarbeides 
ved nyttårsskiftet. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga innspill til aktuelle regelendringer. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Sak 83/2013  Godkjenning av intensjonsavtale med Vernepliktsverket 

 
Intensjonsavtalen regulerer samarbeidet mellom Vernepliktsverket (VPV) og Det frivillige 
Skyttervesen (DFS).  
DFS, som støtteorganisasjon for Forsvaret, skal støtte VPV med å rekruttere etterspurt 
kompetanse til totalforsvaret. Forsvarets forvaltningsordning for vernepliktig personell legges til 
grunn for samarbeidet. DFS sitt bidrag omfatter å støtte både den militære og den sivile delen 
av totalforsvaret.  
 
Hensikten med avtalen er å; 
- utnytte hverandres kompetanse og øke kunnskapen om hverandres virksomhet  

tilrettelegge for rekruttering til tjeneste og utdanning i Forsvaret  
- samarbeide om informasjon på skolebesøk og utdanningsmesser  
- invitere VPV til ungdomssamlinger i regi av DFS  
- arrangere egne temadager i samarbeid med skytterlagene (kombinasjon av praktisk og teoretisk 

øvelse)  
- tilby VPV å søke/annonsere blant DFS sin medlemsmasse etter ønsket fagkompetanse 
 
Administrasjonens drøfting 
Langtidsplanens punkt 5.2 a) sier at DFS skal søke samarbeid med Vernepliktsverket, for å bidra 
til rekruttering av flere skyttere til Forsvaret og informere om Forsvarets utdanningstilbud. 
Administrasjonen kontaktet Vernepliktsverket med sikte på å etablere en avtale som er tilpasset 
dagens rekrutteringsbehov for Forsvaret, og således mer utfyllende enn formålsparagrafen til 
DFS. Vi tok da utgangspunkt i vedtatt visjon i langtidsplanen, der DFS skal ha fokus på vårt 
bidrag til totalforsvaret, og nevnte tiltak i langtidsplanen. 
 
Forpliktelsene for DFS er i avtaleforslaget hovedsakelig knyttet til informasjonsvirksomhet. 
Gjennom avtalen forplikter DFS seg hovedsakelig til å informere generelt om rekruttering til 
Forsvaret i forbindelse med kurs og annen sentral opplæringsvirksomhet, herunder vise til 
kontaktinformasjon til Forsvaret/VPV. Ved samlinger og tilpassede kurs i DFS, med et 
elevgrunnlag som er relevant for rekruttering til Forsvaret, kontaktes VPV med anmodning om 
bistand til å orientere om førstegangstjeneste, utdanning og videre tjeneste i Forsvaret.  

 



I tillegg vil informasjonsvirksomheten lokalt knytte seg til å delta på skolebesøk og 
utdanningsmesser. Her må vi basere oss på lokale krefter i samlag og skytterlag.  
 
Vernepliktsverket får rett til gratis å annonsere i NST og på dfs.no, samt å kunne informere om 
sin virksomhet gjennom NST.  
 
Økonomi. 
DFS sine utgifter med avtalen vil primært være å dekke reiseutgifter i forbindelse med 
informasjonsvirksomhet. Noen reiseutgifter kan falle på samlag og eventuelt skytterlag, men 
dette vil eventuelt være tilstelninger i deres nærområde.  
 
Administrasjonen mener intensjonsavtalen er viktig for å synliggjøre DFS sin relevans som 
rekrutteringsinstitusjon til det «nye» Forsvaret og totalforsvaret. Dette blir et viktig tema i 
gjennomgangen av DFS sin framtidige forsvarsrolle og tilknytning til Forsvaret. DFS viser 
gjennom avtalen at vi kan bidra på flere områder enn å fremme praktisk skyteferdighet innen 
det norske folk, som fortsatt vil være kjernevirksomheten vår. Vi bør også kunne søke på midler 
fra Forsvarsdepartementet til spesielle tiltak som er planlegges gjennomført i samarbeid med 
Vernepliktsverket. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Intensjonsavtalen mellom Vernepliktsverket og Det frivillige Skyttervesen godkjennes. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Sak 84/2013  Utbetaling av premieoppgjør fra DFS sentralt 

 
Det vises til vedtak under sak 94/2012 angående at DFS sentralt kan tilby utbetaling av 
premieoppgjør fra skytterstevnene.  Etter planen skulle løsningen settes i drift fra 1. oktober 
2013.  Samme system skal også brukes i forbindelse med utbetaling av bidrag til 
skytterlag/skyttersamlag. 
 
Administrasjonens drøfting 
Den samlede løsningen for administrasjon av bidragsutbetaling og premieoppgjør var kalkulert 
til å komme på mellom 150.000‐200.000 kroner og skal finansieres innenfor de midlene som er 
tilgjengelig på IT, eventuelt som søknad om prosjektmidler.  Etterkalkulering viser imidlertid at 
prisen på løsningen vil bli ca. 100.000 høyere.  I tillegg har man vært nødt til å omprioritere på 
oppgavene som gis som oppdrag til Winorg AS.  Samarbeid med Miljødirektoratet om nytt 
skytebaneregister måtte prioriteres, og det gjorde at vi måtte omprioritere ressursene til de 
datamiljø som DFS har som leverandører.  Skytebaneregistret er delfinansiert av 
Miljødirektoratet, og det var viktig å gjøre denne oppgaven i forbindelse med at de stilte 
økonomiske midler til disposisjon. Dette prosjektet er nå ferdigstilt. 
 
Som følge av dette, er utviklingen av løsningen for premieoppgjørsbehandling og 
bidragsutbetaling satt på vent. Det er således ikke mulig å sette dette i drift innen 01.10.2013.  
Utviklingen er imidlertid i ferd med å starte, og en regner med at det skal være klart fra 



01.04.2014.  Når det gjelder det finansielle så vil merkostnadene i forhold til beløpet som var 
satt opp i saksutredningen til sak 94/2012 påløpe i 2014, og vil kunne dekkes innenfor de midler 
som er tilgjengelig på IT. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
1. Norges Skytterstyre tar orientering om premieoppgjørsbehandling fra DFS sentralt til 

etterretning.  
2. Vedtak i sak 94/2012 angående tidspunkt for innføring av premieoppgjørsbehandling oppheves. 
3. Løsningen settes i drift fra 1. april i 2014 og ordningen evalueres høsten 2015.  
4. Det forutsettes at merutgiftene til denne utviklingen må dekkes innenfor de midler som er 

tilgjengelig på IT i 2014. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Sak 85/2013  Høring Langtidsplan 2012 ‐ 2016 

 
Skyttertinget vedtok følgende i sak 6/2012: 
Det frivillige Skyttervesens Langtidsplan for perioden 2012‐2016 godkjennes.  Ved rullering av 
planen skal den sendes ut til høring og fremmes for Skyttertinget i 2014. Enstemmig vedtatt. 
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen foreslår å sende ut langtidsplanen slik den ble vedtatt, med oppdatert 
tiltaksplan slik at samlagene får en orientering om status i arbeidet per 1. september.  
 
Samlagene bes om å komme med innspill til planen, uten at det stilles spesielle spørsmål.  
I høringsbrevet må det likevel presiseres at dette er en rullering av planen, og at en ny plan for 
perioden 2016‐2020 vil legges fram for Skyttertinget i 2016.  
 
I høringsbrevet vil vi også be om en kort status for samlagenes oppfølging av planen. 
 
På bakgrunn av høringene og innspill fra styret utarbeides forslag til eventuelle tillegg/endringer 
som fremmes for Norges Skytterstyre og Skyttertinget 2014. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
1. Langtidsplan 2012‐2016 sendes ut til høring i samlagene senest 1. oktober.  
2. Høringsfristen settes til 1. februar 2014. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 



Sak 86/2013 
Anmodning om omberammelse av Samlagsmesterskapet i baneskyting 
for Opland i 2014 

 
Opland skyttersamlag har sendt søknad om å endre dato for sitt samlagsstevne i baneskyting 
utenom de faste datoer som er satt i DFS sin hovedterminliste. De begrunner søknaden med at 
de ikke får noen arrangører til å arrangere de aktuelle helgene som er satt opp fra DFS, 
 
Administrasjonens drøfting 
I 2010 ble Skytterstyret forelagt en slik problemstilling fra Gudbrandsdal skyttersamlag, som 
ville flytte sitt samlagsstevne en helg tidligere enn oppsatt på DFS terminliste i forbindelse med 
kollisjon med reinsjakta.  Dette ble da innvilget, med pålegg om å finne en annen helg til 
Skytingens Dag som var datosatt samme helg som de søkte å få arrangere samlagsstevne på. 
 
Når det gjelder søknaden fra Opland, mener administrasjonen at dette er en noe annerledes 
sak. Det er ikke gitt en begrunnelse for hvorfor det er vanskelig å skaffe arrangører til de helger 
som er satt opp i DFS sin hovedterminliste.  
 
Å gi Opland en slik tillatelse vil medføre for framtid at alle som søker en slik endring vil måtte få 
en slik tillatelse. Hvis ordningen skal praktiseres slik blir jo de datoer som settes opp på DFS sin 
hovedterminliste høyst veiledende. Å flytte samlagsmesterskapet vil utvilsomt også påvirke 
andre omliggende samlag, som ikke kan forvente deltakelse fra Opland siste uke i juni. Opland 
blir således i ”utakt” med de omliggende skyttersamlag, som kan medføre reaksjoner fra disse 
om søknaden blir innvilget.  
 
Administrasjonen mener derfor at det må foreligge mer tungtveiende argumentasjon enn 
problemer med å skaffe arrangører for å flytte et samlagsmesterskap. Opland skyttersamlag har 
tradisjonelt vært av de mest robuste skyttersamlagene i Norge, og burde således godt kunne 
skaffe arrangør til et av de viktigste stevner i samlaget gjennom året. Med bakgrunn i disse 
forhold anbefaler ikke administrasjonen at Opland skyttersamlag gis tillatelse til flytting av sitt 
samlagsmesterskap i baneskyting for 2014. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Norges Skytterstyre innvilger ikke Opland skyttersamlag sin søknad om å flytte 
samlagsmesterskapet i baneskyting for 2014 utenom datoene oppsatt i DFS sin 
hovedterminliste. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Sak 87/2013  Søknad om hedersbevisninger 

 
Vedtak  
Norges Skytterstyre vedtok tildeling av hedersbevisninger. Vedtaket er ført i B‐protokoll. 
 
 
 



Sak 88/2013  Engasjement kommunikasjonsstrategi, omdømme og merkevarebygging 

 
DFS ønsker å starte en prosess med omdømme og merkevarebygging der formålet er å 
synliggjøre og tydeliggjøre DFS sin forsvars‐ og samfunnsrolle med utgangspunkt i vedtatt 
langtidsplan og organisasjonens kjerneverdier.  
 
Administrasjonen har tatt kontakt med Sponsorconsult ved Jacob Lund og forespurt om han kan 
tenke seg å bidra i en slik prosess. Lund var tilstede på årets landsskytterstevne for å lære mer 
om DFS, og for å danne seg et bilde av hvordan prosessen kan gjennomføres og hva han best 
kan bidra med. Jacob Lund er utvilsomt en av Norges fremste eksperter på omdømme‐ og 
merkevarebygging, og har gjennom mange år som sponsorsjef i DNB hatt ansvar for mange av 
de største sponsoravtalene i norsk idrett. Han har også en viss kjennskap til Forsvaret og DFS 
gjennom mange år som tjenestegjørende i Heimevernet.  
 
Med utgangspunkt i hans spisskompetanse på området har vi diskutert et mulig samarbeid med 
DFS som omfatter utarbeidelse av forslag til strategier for DFS. Lund er veldig tydelig på at vi må 
være bevisst på hvordan vi eventuelt vil «selge» DFS til kommersielle samarbeidspartnere, 
hvilke bedrifter vi ønsker å assosiere oss med og motsatt; hvilke assosiasjoner vil eventuelle 
samarbeidspartnere ha til DFS. I dette perspektiv er det også svært viktig å avklare DFS 
framtidige forsvars‐ og samfunnsrolle før vi eventuelt søker kommersielle samarbeidspartnere. 
Dette blir gjort gjennom den offentlig nedsatte arbeidsgruppen. 
 
Gjennom samtalene med Lund har vi fokusert på noen samarbeidsområder som danner 
grunnlag for et eventuelt samarbeid og utkast til avtale mellom partene.  
 
Engasjementet er planlagt å starte opp 1. oktober 2013 med ferdigstilling innen september 
2014. 
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen mener det er viktig å starte en prosess for styrke kjennskapen til DFS som 
samfunnsaktør og hva vi bidrar med i det norske samfunnet. Dette er et sentralt 
satsingsområde i langtidsplanen, og spesielt viktig for å styrke synliggjøring og organisasjonens 
anerkjennelse i samfunnet. I denne sammenheng er omdømme‐ og merkevarebygging særdeles 
viktig, og nåværende informasjonsstrategi bør samtidig videreutvikles gjennom en 
kommunikasjonsstrategi som kan styrke vår kommunikasjon med omverden, og bevisstgjøre 
bruk av media og sosiale media.  
 
Med tanke på å styrke finansiering av organisasjonens aktiviteter framover er det også viktig å 
legge et grunnlag for å gjøre organisasjonen attraktiv for eventuelle kommersielle 
samarbeidspartnere. Her er det viktig å få avklart hvilke oppgaver vi skal utføre for Forsvaret og 
samfunnet for øvrig i framtida, og statlig finansiering av disse oppgavene. Prosessen må derfor 
samordnes med den offentlige gjennomgangen av DFS. Selv om organisasjonen sentralt søker 
100 % statlig finansiering av framtidige offentlige oppgaver, er det viktig å kunne ha disponible 
midler til videreutvikling av organisasjonen samt aktiviteter som vi eventuelt ønsker å drive 
utover offentlige oppgaver.  
 
Administrasjonen mener det er viktig å starte arbeidet med strategi for omdømme og 
merkevarebygging fulgt av en kommunikasjonsstrategi.  For DFS blir dette et nytt arbeidsfelt 



som vi ikke har spesiell kompetanse eller erfaring med, og et samarbeid med Sponsorconsult 
v/Jacob Lund er den beste starten vi kan få på dette viktige arbeidet. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
1. Norges Skytterstyre iverksetter arbeid med strategi for omdømme‐ og merkevarebygging og 

utarbeidelse av kommunikasjonsstrategi i samsvar med vedtatt langtidsplan 2012‐2016. 
 

2. Norges Skytterstyre godkjenner utkast til avtale med Sponsorconsult ved Jacob Lund. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Sak 89/2013  Årshjul for Norges Skytterstyre for tingperioden 2013‐14 

 
Administrasjonen har utarbeidd et forslag til årshjul for Norges Skytterstyre i tingperioden 
2013‐14. Årshjulet gir en enkel oversikt på når hovedtema og faste saker skal behandles av 
styret. Dette er ment som et hjelpeverktøy og delvis huskeliste for saker som skal til behandling. 
 
Årshjulet blir oppdatert etter desembermøtet. Listen over gjenstående og kjente saker 
oppdateres fortløpende, og sendes ut sammen med innkalling til styremøtene slik at styret 
sikres en best mulig oversikt. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Årshjul for Norges Skytterstyre for tingperioden 2013‐14 tas til etterretning. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
   



 
Meldingssaker   

 
1. Status for arbeid ”Gjennomgang av DFS framtidige forsvars‐ og samfunnsrolle”. 
2. Status LS 2014 Sandnes.   
3. Status LS 2015 Lesja. 
4. Status LS 2016 Øvre Målselv.   
5. Rapport bokprosjekt – videre markedsføring. 
6. Nytt skytebaneregister – status. 
7. Brev fra Magne Ottershagen. 
8. Takkebrev LS 2013. 
9. Forespørsel fra Norske Vandrerhjem om avtale med DFS. 
10. Oppsummering Nordisk mesterskap 2013. 
11. Nordisk mesterskap 2015. 
12. Norsk Skyttertidende – prosess for vurdering av framtidas NST. 
13. Facebook‐sidene til DFS – endring til offisiell side.  
14. Kaliber 5,56 – videre saksbehandling. 
15. Videreutvikling Sauer 200 STR – orientering fra Kurt Arne Berglund. 
16. Bruk av DFS‐logo og videreføring av nåværende DFS‐skjold. 
 



 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

MØTEREFERAT 
27. OG 28. OKTOBER 

2013 
QUALITY HOTEL 
GARDERMOEN 

 

MØTE INNKALT AV  Generalsekretær Jarle Tvinnereim 

MØTETYPE  Styremøte 

MØTELEDER  President Olav K. Vaaje  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Olav K. Vaaje, Torben Knudsen (varamedlem for 
Henning Ivarrud) Jan Åge Gjerstad, Oddbjørn Meland, 
Heidi Skaug, Jens Sverre Knutsen, Olav Johan Lystad og 
Kristin Lund (sak 95, 98, 99 og 101).  
Følgende varamedlemmer til Norges Skytterstyre var til 
stede uten stemmerett: Hilde Lunden Lang‐Ree, Jan 
Håvard Refsethås, Leiv Reksten og Kenneth Stubstad   

FRA ADMINISTRASJONEN 

Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik. Tor Laugen var til 
stede i sak 99 og 100. Viktor Storsveen var til stede 
innledningsvis i sak 102. 

ANMERKNINGER  Sakslisten og innkallingen ble godkjent. 

 
 
 Sak 90/2013   Godkjenning av protokoll fra styremøte september 2013 

 
Protokollen for styremøtet den 23. september ble enstemmig godkjent. 
 
 
 Sak 91/2013   Møteplan for Norges Skytterstyre 2014 

 
Norges Skytterstyre vedtar følgende møteplan for 2014: 
1.  Søndag‐mandag  16 ‐ 17. februar  Oslo/Gardermoen  
2.  Mandag  24. mars  Oslo 
3.  Mandag  5. mai  Oslo/Gardermoen 
4.  Mandag  2. juni  Oslo/Gardermoen 
5.  Torsdag  31. juli    Sandnes  
6.  Søndag‐mandag  21.‐ 22. september  Oslo/Gardermoen, vara innkalles 
7.  Mandag  3. november  Bergen 
8.  Fredag‐søndag  5.‐7. desember  Oslo 
Endelig møtested bestemmes ved innkalling. 



 Sak 92/2013   Møteplan DFSU 

 
DFSU har iht. bestemmelsene i Skytterboka fremmet forslag til møteplan for 2014. 
 
Norges Skytterstyre vedtar følgende møteplan for DFSU i 2014: 
1.  Mandag  3. mars   Oslo/Gardermoen 
2.  Mandag  12. mai  Oslo/Gardermoen 
3.  Mandag  4. august    Sandnes 
4.   Mandag   8. september  Videomøte 
5.   Lørdag‐søndag  29.‐30. november  Oslo  
 
Endelig møtested bestemmes ved innkalling 
 
 
 
 Sak 93/2013   Representasjon for Norges Skytterstyre 2014 

 
Følgende representasjon for Norges Skytterstyre vedtas for 2014: 
 

1. Kurs for nye tillitsvalgte i samlagene, Oslo/Gardermoen, 25.‐ 26. januar 
  Olav K. Vaaje og Olav Johan Lystad 
 

2. NM i skifeltskyting Øvrebø, 1. – 2. mars 
Jens Sverre Knutsen 
 

3. Landsskytterstevnet 31. juli ‐ 8. august, Sandnes 
Alle 
 

4. Norgescupavslutning 29. august ‐ 31. august på Nordmøre.  
Skytterlagene Fosna, Aspøy og Straumsnes og Reinsfjell  

Heidi Skaug 
 

5. Nordisk mesterskap i bane‐,felt,‐og felthurtigskyting, Danmark, 4.– 7. september 
Presidenten, lagleder Henning Ivarrud, representant for DFSU 
 

6. NM skogsløp, september/oktober    
Heidi Skaug 

 
7. Regionalt seminar Sørlandet og Vestlandet 1.‐ 2. november, Bergen 

Sørlandets representant og Oddbjørn Meland 
 

8. Regionalt seminar Østlandet 8.‐9. november, Gardermoen  
Jan Åge Gjerstad 
 

Styremedlemmer representerer DFS ved møter i landsdeler/landsdelskretser/samlag etter 
kunngjøring på et foregående styremøte. Reiser utover dette må avklares kostnadsmessig 
med presidenten. 

 
 



 Sak 94/2013   Nordisk Mesterskap 2015 

 
Nordisk mesterskap arrangeres årlig etter turnus mellom Sverige, Danmark og Norge. Normalt 
tidfestes konkurransen til første helgen i september fra torsdag til lørdag, med hjemreise søndag 
morgen. I 2015 er det Norges tur til å arrangere mesterskapet.   
 
Mesterskapet skal i utgangspunktet være selvfinansierende. Det innebærer at arrangøren blant 
annet skal dekke kostnader til opphold for 25 utøvere og ledere fra hver nasjon, totalt 75 
personer. Det er kun medaljer og vandretrofé som dekkes/framskaffes av DFS. I tillegg er det 
etter søknad de siste årene normalt blitt utbetalt et bidrag fra DFS på 60 000 kr til arrangøren.  
 
Tradisjonelt har mesterskapet når det legges til Norge blitt tildelt etter turnus mellom 
landsdelene. I følge denne turnus er det Nord‐Norge sin tur til å arrangere konkurransen i 2015. 
Det er imidlertid mottatt signaler fra representanter for Svenska Skyttesportforbundet (SvSF) om 
at deres trange økonomi knyttet til grovkalibersatsing ikke gir rom for lange reiser til eksempelvis 
Nord‐Norge, med den konsekvens at de da ikke kommer til å stille.  
 
Administrasjonens drøfting 
Det er svært viktig og av overordnet betydning å beholde Sverige som deltakernasjon i 
mesterskapet. Uten deres tilstedeværelse blir det ikke et Nordisk mesterskap. Med Danmark og 
Norge som deltakernasjoner blir det eventuelt kun en landskap.   
 
Å tildele mesterskapet til Nord‐Norge i 2015 vil derfor ha store konsekvenser for det framtidige 
nordiske samarbeidet, og for Nordisk mesterskap spesielt. Sett i lys av de mottatte signaler om 
trang økonomi i SvSF vil en tildeling av mesterskapet til landsdelen, med ett års fravær av svenske 
skyttere, gi en økt risiko for at de trekker seg permanent ut av mesterskapet.  
 
For 2015 vil administrasjonen derfor foreslå at mesterskapet utlyses i Østlandet og Midt‐Norge. 
Slik administrasjonen ser det, er det ikke heldig at Nord‐Norge som landsdel permanent fratas 
muligheten for å kunne arrangere det nordiske mesterskapet. Etter mesterskapet i 2015 bør 
derfor saken tas opp til ny vurdering før det lyses ut for tildeling i 2018. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonen gis i oppdrag å gjennomføre utlysning i Midt‐Norge og Østlandet for å skaffe 
arrangør til Nordisk Mesterskap 2015. Arrangementet skal gjennomføres iht. gjeldende statutter. 
Søknadsfrist settes til 15. januar 2014. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag vedtatt med 6 mot 1 stemme.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 Sak 95/2013   Prioritering av arbeidskrevende oppgaver 

 
Administrasjonen har for tida uvanlig mange krevende arbeidsoppgaver som tar mye ressurser. 
Det er problematisk å få tid til å gjennomføre alle arbeidsoppgavene på en tilfredsstillende måte, 
og generalsekretæren ser det nødvendig å foreta en gjennomgang og prioritering av 
arbeidsoppgave fram til juni 2014. 
I utgangspunktet er Skytterkontoret dimensjonert for å ta seg av faste gjøremål som er vedtatt av 
Skyttertinget, Norges Skytterstyre og gjennom organisasjonens oppdrag og regelverk.  
 
De siste to årene har administrasjonen hatt et betydelig ekstraarbeid med nytt søknadsregime 
om offentlige midler, samt oppfølging knyttet til forslag om reduksjon i bevilgninger. Dette 
gjelder spesielt ledelsen, som har fått mindre tid til intern utvikling og oppfølging av kontoret. 
Med stabil og dyktig arbeidskraft har dette likevel gått fint, og planlagte aktiviteter blir 
gjennomført.  
 
Den mest arbeidskrevende ekstraoppgaven er utvilsomt gjennomgangen av DFS sin framtidige 
forsvars‐ og samfunnsrolle. Arbeidsgruppa skal etter planen ha møte ca. hver 14. dag, og det er 
mye oppfølgings‐ og skrivearbeid mellom møtene. Arbeidsgruppas rapport blir svært viktig og 
helt avgjørende for DFS sitt framtidige samfunnsoppdrag og finansiering.  
 
Styret har også vedtatt å utarbeide strategi for omdømme‐ og merkevarebygging samt ny 
kommunikasjonsstrategi, en prosess som går parallelt med arbeidsgruppa sitt arbeid.  
 
Utover dette kommer prosess med Norsk Skyttertidende, hvor dagens redaktør vil slutte i løpet 
av 2014. Videre påløper ekstraordinært arbeid med rullering av langtidsplanen, samt omfattende 
virksomhet i tilknytning til innføring av elektronisk målmateriell på LS‐felten.  
 
Sak angående generell innføring av kaliber 5,56 i DFS ble på Skyttertinget 2011 bestemt å legges 
fram på nytt senest om 3 år. Det vil si innen Skyttertinget 2014. Saken krever fortsatt ytterligere 
utredning, og vil også være arbeidskrevende for administrasjonen. Administrasjonen mener på 
bakgrunn av det store arbeidspresset at utsending av sakspapirene til Skyttertinget 2014 ikke kan 
foregå før 15. juni. Skal sak om kaliber 5,56 få en forsvarlig utredning, er det også nødvendig at 
man er svært restriktiv med å fremme andre saker til Skyttertinget 2014.     
 
Administrasjonen fastslår på bakgrunn av det store arbeidspresset for øvrig, at utsending av 
sakspapirene til Skyttertinget 2014 bør utsettes en måned til 15. juni. Skal sak om kaliber 5,56 få 
en forsvarlig utredning, er det også nødvendig at man er svært restriktiv med å fremme andre 
saker til Skyttertinget 2014.     
 
Administrasjonen har på bakgrunn av ovenstående satt opp en prioritering av gjøremål. 
 
Prioriteringen er satt opp i 3 kategorier: 
Prioritering kategori 1 og 2 gjennomføres før 15. juni 2014 
Prioritering kategori 3 gjennomføres etter 15. juni 2014 
 
 
 
 
 



Aktuelle oppgaver  Prioritering 

Arbeidsgruppa DFS  1 
Rullering Langtidsplan 2012‐2016  2 
Strategiarbeid kommunikasjon, omdømme‐ og merkevarebygging  2 
Kaliber 5,56  2 
Elektronikk felt  2,3  
Prosess NST    3 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
1. Norges Skytterstyre tar administrasjonens prioritering av arbeidskrevende oppgaver til 

etterretning.  
2. På bakgrunn av den krevende arbeidssituasjonen i administrasjonen vil styret sende brev til 

samlagene om å være særdeles tilbakeholdne med å fremme saker til Skyttertinget 2014. 
Skytterstyret vil der også informere om at utsendingstidspunktet for saker til Skyttertinget 
2014 kan bli utsatt til mandag 16. juni. 

 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 Sak 96/2013    Samarbeidsavtale med Norske Vandrerhjem 

 
Samarbeidsavtalen formål er å tilby medlemmer av DFS rabatt ved bruk av Norske Vandrerhjem 
som overnattingssted.  
  
Samarbeidsavtalen er i første omgang ettårig, der ytinga fra Norske Vandrerhjem i praksis er at 
medlemmer av DFS får gratis medlemskap i 2014. Normalt koster medlemskap for 
enkeltmedlemmer 150 kroner.  
 
Gjenytelsen fra DFS er å informere om avtalen på våre nettsider, og utsendelse av informasjon av 
avtalen til samlag, landsdelskretser og skytterlag.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Samarbeidsavtalen mellom Det frivillige Skyttervesen og Norske Vandrerhjem godkjennes.  
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 



 Sak 97/2013   Offisiell Facebook‐side DFS 

 
DFS sin nåværende Facebook‐gruppe ble opprettet i 2011. Gjennom sin funksjonstid har den 
etablert seg som en diskusjonsgruppe/forum for de nærmere 6000 medlemmene som til nå har 
blitt godkjent og lagt til gruppen. Facebook‐gruppen har blitt svært populær, og bare i 2013 er 
det startet ca. 1 000 forskjellige diskusjonstråder. 
 
Administrasjonen mener DFS nå bør endre sin Facebook‐profil til Facebook‐organisasjon. Det vil 
gi mange flere muligheter, samt at det blir lettere å administrere innholdet, uavhengig av om 
man selv har en personlig Facebook‐profil. 
 
Administrasjonens drøfting 
DFS Facebook‐gruppe har vært benyttet som en informasjonskanal for organisasjonen sentralt og 
en forlengelse av DFS egen hjemmeside og andre informasjonskanaler. Der har vi nådd ut til et 
stort antall skyttere. 
 
Gruppen har fra opprettelsen til dags dato hatt stor ”takhøyde” med rom for ytringsfrihet og 
stort engasjement i diskusjonene. Gruppen har stort sett moderert seg selv gjennom 
diskusjonstrådene. Vesentlig er det at medlemmene selv kan starte diskusjonstråder i tillegg til å 
kommentere informasjon som er lagt ut av DFS sentralt. En sjelden gang har DFS‐sentralt henvist 
til spilleregler for sosiale media, og aktivt gått inn for å moderere diskusjonstrådene. 
 
I forbindelse med at Facebook som sosialt media utvikler seg, har nye funksjoner og 
bruksområder blitt tilgjengelig både for den enkelte bruker og for ulike grupperinger i samfunnet 
forøvrig. Facebook Organisasjon er tilrettelagt for organisasjoner som ønsker å være synlige og 
tilgjengelige på sosiale media.  
 
DFS som Facebook‐gruppe er således ”utgått på dato” og i samsvar med de fleste andre større 
organisasjoner ønsker administrasjonen å opprette en offisiell Facebook‐side for DFS. Der er det 
bare DFS selv som kan legge ut saker (tråder).  
 
Den nåværende FB‐gruppen kan vi ta med oss videre som en ren diskusjonsgruppe, men den vil få 
et nedjustert fokus (en link) på den nye FB‐Organisasjon for DFS og vil dermed bli mindre synlig.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Skytterkontoret oppretter Facebook organisasjon som en ny informasjonsplattform for DFS i 
tilknytning til DFS internettsider.  Kostnader tilknyttet nødvendige applikasjoner belastes 
innenfor årets informasjonsbudsjett.    
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 



 Sak 98/2013    Status for Langtidsplan 2012‐2016 

 
Skyttertinget behandlet Langtidsplan 2012 – 2016 i sak 6, og fattet følgende vedtak: 
Det frivillige Skyttervesens Langtidsplan for perioden 2012‐2016 godkjennes.  Ved rullering av 
planen skal den sendes ut til høring og fremmes for Skyttertinget i 2014. Enstemmig vedtatt. 
Styret vedtok i sak 8/2013 utforming av tiltaksplan for gjennomføring av tiltakene i 
langtidsplanen.  
 
Administrasjonen la i møtet fram tiltaksplan med status per september 2013. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar status tiltaksplan til etterretning.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens innstilling enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 Sak 99/2013   Regnskap pr. 31. august 2013 

 
Administrasjonen la fram regnskap for private og offentlige midler pr 31.8.2013.   
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar fremlagte regnskap for DFS per 31.8.2013 til etterretning. 
 
Vedtak 
Administrasjonens innstilling enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 Sak 100/2013   Budsjett 2014 

 
Administrasjonen la fram foreløpig budsjettforslag for offentlige midler 2014 til Skytterstyret 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar fremlagt forslag til budsjett for offentlige midler for 2014 til etterretning. 
Resultatet av drøftingene i Norges Skytterstyre innarbeides i endelig budsjettforslag for offentlige 
midler for 2014 som blir lagt fram til Norges Skytterstyres møte i desember 2013.   
 
Vedtak  
Administrasjonens innstilling enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 



 Sak 101/2013    Søknad om opptak av nytt skytterlag – Polarsirkelen skytterlag 

 
Viser til tidligere behandling i sak 54/2013, der Rana feltskytterlag søkte om opptak som nytt 
skytterlag i DFS.  
 
Skytterstyrets vedtak i sak 54/2013: 
Styret ser positivt på søknaden. 
Det må imidlertid søkes om et annet navn med betegnelsen «skytterlag».  
Søkeren må også redegjøre for nødvendigheten av et nytt lag i området, satt opp mot å gå inn i et 
eksisterende lag.  
Styret tar endelig stilling til søknaden når nye opplysninger foreligger.  
 
Etter litt korrepondanse har Skytterkontoret mottatt endelig søknad om opptak av nytt lag ‐ 
Polarsirkelen skytterlag. Søkeren har redegjort for hvorfor de mener det er nødvendig med et 
nytt skytterlag i området.  
 
Rana skyttersamlag har i brev opprettholdt sin innstilling med at de ikke ser behov for å opprette 
et nytt skytterlag. 
 
Torben Knudsen fremmet følgende forslag: 
Søknad fra Polarsirkelen skytterlag avslås av Norges Skytterstyre. 
 
Jan Åge Gjerstad fremmet følgende forslag: 
Polarsirkelen skytterlag må dokumentere: 

1. Hvordan de planlegger sin virksomhet med tanke på: 
a) Baneskyting – egen bane eller leie annen bane 
b) Feltskyting – har man planer om å bruke det areal/de avtaler som Røvassdalen 

skytterlag bruker, eller er det andre områder som planlegges brukt 
c) Innendørs – egen bane eller leie hos andre 

 
2. Det må også redegjøres for hvilke ressurser man besitter som tilsier at det nye 

skytterlaget vil klare å nå sine mål. Vi ber samtidig om at skytterlaget vurderer et lagsnavn 
med en mer presis geografisk tilhørighet. 

 
Vedtak 
Jan Åge Gjerstad sitt forslag vedtatt med 4 mot 4 stemmer, der presidentens dobbeltstemme 
avgjorde. Vaaje, Gjerstad, Knutsen og Lystad stemte for Gjerstad sitt forslag, mens Lund, Skaug, 
Knudsen og Meland stemte for Knudsen sitt forslag.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 Sak 102/2013   Norsk Skyttertidende i fremtid 

 
Som orientert tidligere til Norges Skytterstyre, vil redaktør i Norsk Skyttertidende, Viktor 
Storsveen, bli pensjonist i løpet av 2014. Administrasjonen vil legge opp til en prosess som tar 
sikte på å avklare bladets organisering og rolle framover, før det eventuelt utlyses en ny stilling 
som redaktør. Strategien for Norsk Skyttertidende vil i stor grad også påvirke både den 
økonomiske og personellmessige ressursbruken på eksternt informasjonsarbeid i DFS. 
 
Til møte forelå et notat fra administrasjonen, samt at Redaktøren var tilstede innledningsvis og 
redegjorde for sitt syn. Skytterstyret foretok deretter en drøfting av administrasjonens notat og 
ga innspill til administrasjonen.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer for arbeid med strategiske valg for organisering av Norsk 
Skyttertidende sin virksomhet i framtid. 
 
Vedtak 
Administrasjonens innstilling enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 Meldingssaker   

 
1. Status ”Gjennomgang av DFS framtidige forsvars‐ og samfunnsrolle” 
2. Status LS 2014 Sandnes  
3. Status LS 2015 Lesja 
4. Status LS 2016 Øvre Målselv   
5. Erfaringer og rapport LS 2013 Oppdal ‐ Skyteteknisk støtte   
6. Erfaringer og rapport LS 2013 Oppdal ‐ Resultatservice   
7. Erfaringer og rapport LS 2013 Oppdal – Salgsavdeling 
8. Oppsummering LS 2013 Oppdal 
9. Norgescup i Stang‐ og felthurtigskyting, forslag fra Roy Håkstad  
10. Brev fra John Olav Ågotnes 
11. Orientering om status vurdering av støyretningslinjer og nytt skytebaneregister 

 



 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I NORGES SKYTTERSTYRE 

MØTEREFERAT 7.-8. DESEMBER 2013 HOLMEKOLLEN PARK 
HOTELL 

 

MØTE INNKALT AV  Generalsekretær Jarle Tvinnereim 

MØTETYPE  Styremøte 

MØTELEDER  President Olav K. Vaaje  

FRA NORGES SKYTTERSTYRE 

Olav K. Vaaje (møteleder), Henning Ivarrud, Jan Åge 
Gjerstad, Heidi Skaug, Oddbjørn Meland, Jens Sverre 
Knutsen, Olav Johan Lystad og Tor Rune Raabye (deltok 
ikke i sak 104, 118 og 120) 

FRA ADMINISTRASJONEN 
Jarle Tvinnereim og Terje Vestvik. Tor Isak Laugen var 
til stede i sak 110/2013. 

ANMERKNINGER 

Olav Mathisen og Arnt Erik Gorset var tilstede og 
orienterte om den økonomiske situasjonen i etterkant 
av LS 2013. 
 
Jacob Lund var tilstede og orienterte om forutsetninger 
for det videre arbeid med merkevare‐ og 
kommunikasjonsstrategi i DFS. 
 
Sakslisten og innkallingen ble godkjent. 

 
 
 
 Sak 103/2013   Godkjenning av protokoll for styremøte – oktober 2013 

 
Protokollen for styremøte i oktober 2013 ble enstemmig godkjent. 
 
 
 
 Sak 104/2013    Skyteboka – LS 2014 

 
Arrangørene i Sandnes har søkt om godkjenning av pris på skyteboka for Landsskytterstevnet 
2014. Administrasjonen har ikke mottatt søknad på campingavgift, men vet at arrangøren er i 
dialog med leverandør(er) av strøm til camping. Saken vil komme opp i første møte i 2014. 
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

 
        KL. 1‐5, Å, AG3/HK416, V55‐65‐73    Jr/ER/Rekr. 
 
Arrangement      kr. 510  (ikke AG3/HK416)      kr. 345 
Innskudd DFS      kr. 180  (ikke AG3/HK 416)      kr. 105 
Premieinnskudd bane  kr. 180           kr. 180 
Premieinnskudd felt    kr. 185           kr. 185 
Premieinnskudd Stang  kr. 100           kr. (100) Jr. 
Premieinnskudd felth.  kr. 100           kr. (100) Jr. 
Premieinnskudd minnesk.  kr.   25           kr.   25  
Sum skytebok    kr. 1280          kr. 840 (1040) Jr. 
 
Ved påmelding    kr. 690           kr. 450 
Ved innløsning av Sk.bok  kr. 590           kr. 390 (580) Jr. 
 
Deltakere i klasse AG3/HK416 betaler ikke arrangementsavgift på LS eller innskudd til DFS. 
DFS betaler kompensasjon tilsvarende arrangementsavgiften til arrangør av LS 2014 for 
deltakerne i klasse AG3/HK416 som kun deltar i mil NM. 
 
Premieinnskudd for ikke skutte øvelser refunderes fra arrangøren til skytterlagene som et 
ordinært premieoppgjør etter landsskytterstevnets slutt.  
 
Ved etter etteranmelding til ca. tre uker før stevnestart betales et tilleggsgebyr på kroner 600 for 
seniorklassene og kroner 200 for rekrutteringsklassene. Etteranmeldingsgebyret tilfaller DFS. 
 
DFS har ansvar for arenaproduksjon med tilhørende storskjerm, samt deltakeravis med 
trofeoversikt. Arrangøren betaler DFS et fast beløp på kroner 300 000 som delkompensasjon for 
utgifter til arenaproduksjonen og 10 kroner per påmeldte deltaker til utgifter for trykking av 
deltakeravis.  Arrangøren gis for dette rett til å profilere sine sponsorer på storskjerm(er) i 
samarbeid med DFS. 
 
Kompensasjon per gavepremie fra DFS til arrangør:           kr. 80 
Kompensasjon fra arrangør til DFS for ikke innløste skytebøker:  Senior/Veteran  kr. 85 
                  Rekruttklassene  kr. 50 
 
Habilitet  
Jens Sverre Knutsen ba om at styret vurderte hans habilitet i denne saken med bakgrunn i at han 
medlem av et av arrangørlagene i LS 2014. Norges Skytterstyre gjorde et enstemmig vedtak om at 
Knutsen var habil. 
 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt.  
 
 
 
 
 



 Sak 105/2013    LS‐utvalgets rapport 

 
Norge Skytterstyre satte ned et utvalg for å evaluere LS 2013, med mandat å drøfte og foreslå 
eventuelle sportslige/arrangementsmessige tilpasninger ved finaleavviklinger.   
 
LS‐utvalget hadde følgende sammensetning: 
Jens Sverre Knutsen (leder), Jan Åge Gjerstad, Eva Rubbås‐Risvik, Ola Lunde, Tor Idar Aune, Pål 
Øyvind Ørmen, Ole John Hostvedt og Terje Vestvik (sekretær). 
 
Utvalget har hatt ett møte tirsdag 29. oktober på Quality Gardermoen Hotell. 
 
LS‐utvalget har levert sin rapport til Norges Skytterstyre. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre tar den framlagte rapporten fra LS‐utvalget til etterretning. Administrasjonen 
gis i oppdrag å følge opp rapporten, og eventuelt komme tilbake til Skytterstyret i saker hvor det 
anbefales endringer i konkurransereglementet.  
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 Sak 106/2013    Endringer som følge av LS‐utvalgets rapport 

 
LS‐utvalget foreslår i sin rapport at det skal foretas rangering etter innertier‐regelen for kåring av 
skytterkonge/dronning, skytterprinsesse og skytterprins. Bakgrunn for deres forslag er at de 
ønsker å begrense muligheten for omskytinger. På det tidspunkt om ettermiddagen/kvelden 
dette blir avholdt, er det også fare for at skytelyset blir dårligere. I år fikk vi en omskyting med ni 
skyttere om kongetittelen, og enda en omskyting om prinsetittelen. Når det blir slike 
omskytinger, går det også ut over premieutdelingene som mister interesse, da flere velger å dra 
fra stevneområdet før den er avholdt. 
 
Administrasjonens drøfting 
For framtiden mener administrasjonen det heller må gjøres større og andre grep for 
gjennomføringen av Kongelaget, slik som LS‐utvalget skisserer for framtiden. For året 2014 vil 
derfor ikke administrasjonen anbefale at innertierregelen blir innført for å kåre Skytterkonge og 
skytterprinsesse, men kun for skytterprinsen. Når det skytes èn og èn er det sportslig sett best 
om man på like poengsummer skyter om samtidig, når forholdene i noen grad kunne variert 
under kongelaget. Administrasjonen vil likevel møte LS‐utvalget i noen grad, ved at vi anbefaler 
at prinsetittelen skal avgjøres etter innertier‐regelen på finaleomgangen ved lik poengsum på 35‐
skudd.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Skytterbokas punkt 10.413 endres til følgende: 
På Landsskytterstevnet gjelder følgende omskytingsreglement for klasse 3. – 5: 



Ved lik poengsum etter 35‐skudd foretas omskyting for å kåre Skytterkonge/Dronning og 
skytterprinsesse. I omskytingen gjelder innertierregelen. Øvrige plasseringer rangeres etter 
innertierregelen på mesterskapsomgangen etter 35‐skudd (som skytterbokas punkt 10.412). 
 
Oddbjørn Meland fremmet følgende forslag: 

Dagens regelverk opprettholdes. 
 
Vedtak  
Oddbjørns Meland sitt forslag vedtatt med 7 mot 1 stemme. Vaaje, Ivarrud, Gjerstad, Skaug, 
Lystad, Meland og Knutsen stemte for Meland sitt forslag, mens Raabye stemte 
administrasjonens forslag. 
 
 
 
 Sak 107/2013    Endringer i reglement for NC – Skytterbokas vedlegg 3 

 
Norgescupkomiteen har skrevet «Rapport for Norgescupen i baneskyting 2013».  
 
Rapporten fra NC‐utvalget inneholder mange interessante forhold om utvikling av Norgescupen i 
framtid. Administrasjonen vil senere komme til saker som de har tatt tak i forhold til utvikling av 
Norgescuper også i andre disipliner, og som også er i tråd med Langtidsplanen og 
Handlingsplanen i feltskyting.    
 
I denne omgang vil administrasjonen fremme forslag om endring av pkt. 3.4 Rangering i 
Skytterbokas vedlegg 3 – Retningslinjer og regler for Norgescupen i skyting. Norgescupkomiteen 
foreslår at det ved poenglikhet kun blir omskyting for å avgjøre 1. plassen i NC. Ved omskyting 
rangeres skytterne etter resultat i omskytingen. Videre rangering ved like poengsummer avgjøres 
av plasseringen i det obligatoriske avslutningsstevnet.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Punkt 3.4 i Skytterbokas vedlegg 3 – Retningslinjer for Norgescupen endres til følgende: 
 

3.4 Rangering: 
Rangeringen på hvert NC‐stevne skal foregå etter Skytterbokas bestemmelser om rangering av 
mesterskap baneskyting. Ved poenglikhet i Norgescupen sammenlagt etter 6x35‐skudd, foretas 
omskyting med mesterskapsomgang for å avgjøre 1. plassen. Ved omskyting rangeres skytterne 
etter resultat i omskytingen. Videre rangering ved like poengsummer avgjøres av plasseringen i 
det obligatoriske avslutningsstevnet.  
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 



 
 Sak 108/2013   NC i Stang‐ og felthurtigskyting – prøveordning 2014 

 
Kurt Eirik Bekkevold og Roy Håkstad har fremmet forslag til Norges Skytterstyre om å 
gjennomføre en prøveordning med Norgescup i Stang‐ og felthurtigskyting i 2014. De legger opp 
til to stevnehelger i 2014, èn på Østlandet og èn i Nord‐Norge. De vil gjennomføre tre stevner 
hver helg. 
 
NC‐komiteens kommentar 
NC‐komiteen er positiv til initiativet. I sammenheng med at det eventuelt gjennomføres en 
Norgescup i Stang‐ og felthurtigskyting, bør det for senere år også vurderes å åpne for Norgescup 
i flere disipliner i DFS.  NC‐komiteen vil likevel understreke at det for år 2014 må gjøres uten 
administrativ og økonomisk støtte fra NC‐komiteen.    
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen er som NC‐komiteen positiv til initiativet fra Bekkevold og Håkstad om å 
innføre en Norgescup for Stang‐ og felthurtigskyting. Dette er også i tråd med Langtidsplanens 
punkt 9.4, som har som mål å gjøre disse disiplinene mer attraktive. 
 
En prøveordning med Norgescup i Stang –og felthurtigskyting må også sees i sammenheng med 
et ønske om å utvikle de andre skytedisiplinene i DFS, herunder også feltskyting generelt. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Etter søknad fra Kurt Eirik Bekkevold og Roy Håkstad, gir Norges Skytterstyre tillatelse til at det 
for 2014 blir arrangert en Norgescup i Stang‐ og felthurtigskyting som en prøveordning i regi av 
initiativtagerne. Initiativtagerne skal selv være ansvarlige for planlegging, gjennomføring, 
administrasjon, resultatlister, premiering og økonomi for Norgescupen. Markedsføring av 
arrangementene skjer i samarbeid med Skytterkontoret. Etter gjennomføringen i 2014 skal 
ordningen evalueres.  
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 109/2013   
Søknad fra LS 2014 om støtte til tribune finaleskyting 
stang/felthurtigskyting 

 
 
LS 2014 søker om refusjon av kostnader til leie av tribune finlaleskyting for Stang‐ og felthurtig‐
skyting LS 2014. Leiekostnaden utgjør etter søknaden kr. 83.850,‐ eks mva., 104.812,50 inkl. mva.  
 
Det foreligger ikke annen dokumentasjon til søknaden, men arrangøren opplyser at søknaden 
baserer seg på innhentet tilbud fra samme leverandør som leverte tribune til LS 2004. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

LS 2014 innvilges kr. 50.000 i tilskudd til leie av tribune til Stang‐ og felthurtig finaleskyting. 



 
Habilitet  
Jens Sverre Knutsen ba om at styret vurderte hans habilitet i denne saken med bakgrunn i at han 
medlem av et av arrangørlagene i LS 2014. Norges Skytterstyre gjorde et enstemmig vedtak om at 
Knutsen var inhabil. Knutsen fratrådte under behandling av saken.  
 
Heidi Skaug fremmet følgende forslag: 

Søknad fra LS 2014 avslås. 
 
Vedtak  
Heidi Skaug sitt forslag enstemmig vedtatt.  
 
 
 
 Sak 110/2013   Budsjett 2014 

 
Norges Skytterstyre vedtar enstemmig følgende budsjett 2014 for DFS: 
 
INNTEKTER  Post  Forslag Inntekter fra  Budsjett

2014 Tilskudd FD
Andre 

tilskudd Pr. midler  Sum 2013

Tilskudd fra FD  28 500 000 28 500 000       28 500 000 28 500 000
Andre tilskudd  0          0 250 000
Omsetning salgsavdelingen  10  25 500 000       25 500 000  25 500 000 26 145 000
Omsetning Norsk Skyttertidende  11  2 455 000       2 455 000  2 455 000 2 455 000
Kontingent fra skytterlagene  12  1 816 000       1 816 000  1 816 000 1 816 000
Momskompensasjon  1 250 000       1 250 000  1 250 000 1 191 000
Arrangementsavgifter  900 000       900 000  900 000 900 000
Landslotteriet 2014  14  2 825 000       2 825 000  2 825 000
Resultat finansposter  400 000       400 000  400 000 399 000
Andre inntekter (Frifond)  300 000       300 000  300 000 1 200 000
SUM INNTEKTER     63 946 000 28 500 000 0 35 446 000  63 946 000 62 856 000

UTGIFTER OG KOSTNADER  Forslag Dekkes av  Budsjett

Post  2014 Tilskudd FD Andre tilsk Pr. midler  Sum 2013

Administrasjon:  1             
Lønnskostnader  3 073 000 3 030 000 0 43 000  3 073 000 3 264 000
Kontorhold  2 991 000 2 707 000 0 284 000  2 991 000 3 022 000
Reiseutgifter  1 220 000 1 220 000 0 0  1 220 000 1 150 000
Sum administrajon  7 284 000 6 957 000 0 327 000  7 284 000 7 436 000

           
Arrangementer:  2             
Landsskytterstevnet  2 715 000 1 315 000 0 1 400 000  2 715 000 3 110 000
Nordisk Mesterskap  315 000 215 000 0 100 000  315 000 315 000
Norgescupen i baneskyting  120 000 0 0 120 000  120 000 120 000
NM i Skifelt og skogsløp  75 000 75 000 0 0  75 000 75 000
Sum arrangementer  3 225 000 1 605 000 0 1 620 000  3 225 000 3 620 000

           
Medaljer, premier, hedersbev.  3  625 000 0 0 625 000  625 000 605 000



           
Driftstilskudd lavere org.ledd:  4             
Til skyttersamlagene  1 311 000 1 311 000 0 0  1 311 000 1 331 000
Til landsdelskretsene  145 000 145 000 0 0  145 000 145 000
Sum driftstilskudd  1 456 000 1 456 000 0 0  1 456 000 1 476 000

           
Anleggsavdelingen:  5             
Ordinær anleggsvirksomhet  4 730 000 4 730 000 0 0  4 730 000 4 802 000
Miljøpakkemidlene  5 000 000 5 000 000 0 0  5 000 000 5 500 000
Sum anleggsavdelingen  9 730 000 9 730 000 0 0  9 730 000 10 302 000

           
Utdanningsavdelingen  6  3 696 000 3 696 000 0 0  3 696 000 3 338 000

           

Ungdom og rekruttering  7  2 519 000 2 519 000 0 0  2 519 000 2 410 000

Ammunisjonsbidrag  7  0 0 0    0

           

Felt‐ og skifeltskyting, skogløp  8  800 000 800 000 0 0  800 000 750 000

           

Informasjonsavdelingen  9  2 532 000 1 737 000 0 795 000  2 532 000 1 887 000

           

SUM ORGANISASJONSUTGIFTER     31 867 000 28 500 000 0 3 367 000  31 867 000 31 824 000

           

Kostnader salgsavdelingen  10  25 047 000       25 047 000  25 047 000 25 510 000

           

Kostnader Norsk Skyttertidende  11  2 455 000       2 455 000  2 455 000 2 455 000

           
Kostnader IKT‐tjenester 
lag/samlag  12  1 305 000       1 305 000  1 305 000 1 350 000

           
Landslotteriet 2014  14  2 070 000       2 070 000  2 070 000 1 200 000

           
TOTALE KOSTNADER     62 744 000 28 500 000 0 34 244 000  62 744 000 62 339 000

           
RESULTAT     1 202 000 0 0 1 202 000  1 202 000 517 000

 
Av resultatet er kr. 755.000 budsjettert overskudd fra Landslotteriet, og skal brukes iht. lotteriets 
formål.   
 
 
 
 Sak 111/2013    Landsdelskretsstevner – medaljer og stjerner 

 
Norges Skytterstyre har tidligere tatt opp spørsmålet om praksis for utdeling av 
mesterskapsmedalje på landsdelskretsstevner, angjeldende klasse 3. – 5. i baneskyting og 2. ‐ 
5/V55 i feltskyting. Problemstillingen knyttes til at det er ulik praksis i landsdelskretsene når det 
gjelder tildeling av medalje til skyttere som tidligere har oppnådd denne i samme disiplin, men i 
en annen landsdelskrets. Det er således ønsket en avklaring på denne problemstillingen, slik at 
det blir lik praksis over hele landet.    
 
 



Administrasjonens drøfting 
Intensjonen er at medaljer på Landsdelskretsstevner bare skal kunne vinnes en gang i hver 
disiplin. Senere skal man tildeles stjerne hver gang man oppnår kravet til medalje.  
 
Medaljer på landsdelkretsstevner er svært gjeve i DFS‐sammenheng, og det er også på denne 
måten feil at skyttere kan oppnå flere medaljer i samme disiplin fordi de har flyttet på seg.  
Dagens teknologi for registrering gjør det imidlertid mye lettere å holde oversikt på hva skytterne 
har oppnådd av tidligere medaljer og merker.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Skytterbokas punkt 12.121 og 12.127 gis begge følgende tillegg som ny tredje setning; 
 
Det er kun tillatt å få tildelt mesterskapsmedaljen en gang. Dette gjelder også om skytteren 
skifter landsdelskrets. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 Sak 112/2013   Reglement for felthurtigskyting 

 
Norges Skytterstyre ønsker en formell drøfting og godkjenning av Skytterboka pkt. 11.150 
Felthurtig.  
 
Med bakgrunn i enkelte skytteres ukorrekte utgangsstillinger i felthurtigskyting, og etter 
tilbakemeldinger om at det måtte treffes tiltak, ble utgangsstillingen beskrevet mer konkret av 
administrasjonen. Herunder også med konsekvenser ved brudd på fastsatte regler. 
Bestemmelsene er satt inn i Skytterboka, men ikke tidligere behandlet av Norges Skytterstyre.  
 
Administrasjonen legger her frem bestemmelser til Skytterbokas pkt. 11.150 for godkjenning.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

 

Skytterboka pkt. 11.150 Felthurtigskyting gis følgende innhold: 
 

1. Antall skudd i felthurtig er maksimum 6. Det skal være 3 mål, 2 stk. Småen på maks 150m 
og 1 stk. 1/4 figur på maks 225m, alternativt 1/3 figur på maks 275m. På 
Landsskytterstevnet skal avstandene oppgis.  

2. Skytingens utførelse: Det skal skytes ett treff mot hver av de tre figurene i fastsatt 
rekkefølge på kortest mulig tid. Det skytes mot de to figurer på de korteste hold først. 

3. Skytestillingen er fri. Skytteren opphever sikringen og inntar skytestilling på kommando 
ILD. 

4. Utgangsstillingen er stående ”ved foten gevær”, våpenet ladet med inntil seks patroner og 
forskriftsmessig sikret. Utgangsstillingen skal være reglementert militær grunnstilling. 



Reima kan ikke festes på armen før etter at det er kommandert ”ILD”. Følgende 
tilleggsregler gjelder for utgangsstillingen:  
 

– Skytteren stiller seg opp vendt mot skivene.  
– Hælene skal være sammen og på høyde med hverandre. 
– Det skal være ca. en knyttneves avstand mellom innsiden av skotuppene.  
– Fotretningen (senterlinjen mellom føttene) kan maksimalt være 45o til side for det 

første målet. 
– Knærne strake og kroppen oppreist i en rak posisjon.   
– Kroppen svakt hellende framover slik at vekten er midt over fotsålene. 
– Kolben på våpenet plasseres inntil skoen/foten, ikke foran skotuppen. 
– Våpenet skal peke skrått framover.  
– Armen som ikke holder våpenet skal henge naturlig ned, og hånden plasseres inntil 

hoften/yttersiden av låret.  
– Skytteren skal stå helt i ro til det kommanderes ILD.  

 
5. Skyttere som etter at det er kommandert KLAR benytter feil utgangsstilling eller siger i 

utgangsstillingen/tjuvstarter blir gitt en advarsel. Gjentar dette seg på neste forsøk 
diskvalifiseres skytteren.  

6. Disse regler gjelder også for klasse AG3 og HK416. Se pkt. 6.600 og pkt. 7.237.  
7. Felthurtigskyting gjennomføres ikke for Jegerklassen.  

 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 Sak 113/2013   Regler for sanitet/førstehjelp 

 
DFS har pr i dag, med unntak av regelverket for skifelt og skogsløp med skyting, ingen sentrale 
regler eller krav mht. sanitet og førstehjelp i fbm. DFS sine arrangementer.  
 
Administrasjonens drøfting 
Det er i DFS generelt stor respekt og god kultur for bruk og behandling av våpen og ammunisjon. 
Gjeldende sikkerhetsregler og rutiner overlapper hverandre, slik at det må flere brudd på 
regelverket til for at en skyteulykke skal finne sted. DFS har vært forskånet fra alvorlige 
skyteulykker i mange år, og basert på dette er det også liten sannsynlighet for at det skal skje 
alvorlige ulykker som en følge av vådeskudd eller uaktsomhet med våpen i de nærmeste årene. 
Samtidig er DFS en organisasjon med så mye aktivitet at man langt ifra kan se bort fra at det vil 
kunne skje. Det skal her ikke underslås at det har vært hendelser som kunne gitt et alvorlig utfall, 
men våre sikkerhetsregler som overlapper hverandre har trolig forhindret dette.  
 
Ut fra sannsynlighet er det vel så viktig å være forberedt på de mer dagligdagse ulykker og 
hendelser. Slår man sammen tiden for alle som oppholder seg på en skytebane, eller på annet vis 
deltar i DFS sine aktiviteter gjennom et helt år, blir det til sammen et formidabelt antall timer på 
våre arenaer. Statistisk sett gir det betydelige muligheter for at det skal skje mindre eller større 
ulykker med slag‐, brudd‐, skrubb‐ eller kuttskader i fbm. den alminnelige aktivitet som skjer i 
skytterlagenes regi med skyttere, publikummere og barn m.f. til stede.   



Det er viktig at de krav og tiltak som vedtas er dekkende for DFS sin virksomhet, samtidig som de 
er så enkle at de lar seg gjennomføre uten å sette begrensninger på aktivitetene. Videre må det 
heller ikke være så store kostnader knyttet til anskaffelser og vedlikehold at lag ikke ser seg i 
stand til å gjennomføre pålagte tiltak. I den sammenheng kan det være aktuelt for DFS sentralt å 
tilby en relevant førstehjelpssats for plassering i skytterhus /anlegg. Det kan videre ses på 
mulighetene for å lage en standard kombinert beredskaps‐ og førstehjelpsplakat eller 
oppslagstavle for DFS anlegg. Denne kan i så fall inneholde DFS kriseplan, nødplakat med 
stedsangivelse og koordinater, DFS sitt regelverk for sanitet, anleggseiers instruks for ansvar og 
skadestedsledelse inntil representanter for nødetater ankommer, samt gjeldende regler for 
behandling av respirasjonssvikt, hjertestans og brudd/sår/slag og skrubbskader (med muligheter 
for å bytte ut de deler som normalt endres). Kostnadene må dekkes av skytterlagene gjennom 
kjøp av materiellet. Tilbudene til skytterlagene bør også inneholde en mulighet for kjøp av 
hjertestarter til en gunstig pris.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

DFS sentralt ser på mulighetene for tilby en relevant førstehjelpssats som lagene kan kjøpe 
gjennom DFS, herunder kjøp av hjertestarter. Videre ses det på muligheter for å samle viktig 
beredskaps‐ og førstehjelpsinformasjon i et felles oppslag med muligheter for enkelt å bytte ut 
informasjon som jevnlig må oppdateres.  
 
Skytterboka gis følgende nye punkt om sanitet: 
 
8.180 Sanitet 
 
8.181 Ansvar 
Det er skytterlagets ansvar at alle med ansvar for treninger, stevner og andre aktiviteter i lagets 
regi er kjent med hvor sanitetsmateriellet er plassert, samt de regler som skytterlagets styre har 
vedtatt for varsling og skadestedsledelse.  
 
8.182 Lege 
Ved større stevner skal lege eller legevakt varsles om arrangementet 
 
8.183 Materiell 
Det skal sentralt plassert på alle godkjente skytebaner i DFS være førstehjelpsutstyr for 
behandling av vanlige slag‐, brudd‐, skrubb og kuttskader etc. Ved feltskyting plasseres 
materiellet sentralt. Det anbefales videre at hjertestarter er tilgjengelig, særlig i fbm. større 
stevner.  
 
8.184 Oppslag 
Sentralt plassert på skytebanen skal det være oppslått DFS kriseplan og egen nødplakat med 
telefonnummer til nødetater, samt koordinater for å angi sted i fbm. tilkalling av 
utrykningsenheter/legehelikopter 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 



 Sak 114/2013    Endringer i Skytterbokas vedlegg 1 – skifelt‐ og skogsløp med skyting 

 
Ett av tiltakene i DFS langtidsplan for 2012‐2016 pkt. 7,5 skifelt/skogsløp, sier at det skal vurderes 
endringer i konkurranseprogram med hensikt å øke aktiviteten. Utvalget for skifelt har tatt tak i 
dette og vurdert både regelverk og konkurranseprogram. Av de endringene/tiltakene SFU ønsker 
å gjøre i første omgang er følgende: 
 

 Tillate bruk av 50 meter skyteavstand i lokale konkurranser 
 Opprykks‐ og nedrykksregler mellom senior B og senior A 
 Presisering av regelverk vedr. senior kvinner 
 Endring av klassestruktur for militære klasser 

 
SFUs drøfting 
Bruk av 50 meter skyteavstand 
50 meter skyteavstand har vært benyttet flere steder i landet i mange år, både blant ungdom og 
voksne. Med skalerte skiver vil man kunne få omtrent samme vanskelighetsgrad som på finfelt.  
Bakgrunnen for at enkelte har valgt 50 meter er at man da kan benytte skiskytterbaner, som er i 
tilknytning til preparert løypenett. Det er således en enkel måte å arrangere på, og i mange tilfeller er 
dette den eneste måten å få gjennomført skifelt på. I Skytterboka står det ikke i klartekst at det ikke 
skal benyttes 50 meter, men det står “finfelt” og “grovfelt”, hvilket tilsier at man skal følge 
regelverket for disse øvelsene både med tanke på avstander og figurer/skiver.  
50 meter er den avstanden som benyttes i skiskyting i dag. Det at man skal skille disse idrettene fra 
hverandre er et godt argument for å holde på regelverket slik det er i dag. 
SFU var samstemte i at de ønsker å endre regelverket slik at det kan benyttes skyteavstand på 50 
meter i lokale konkurranser, det vil si samlagsstevner og lavere. 
 
Opprykks‐ og nedrykksregler mellom senior B og senior A 
Dagens regelverk tilsier at de som er innenfor de beste 40% av klasse A+B i en individuell NM‐øvelse 
skal det påfølgende år tilhøre klasse A. SFU mener dette bør endres fra 40% til 1/3 (33%), ettersom 
det etter SFUs mening er litt for mange utøvere som deltar i klasse A sammenlignet med B. For 
eksempel deltok det i vinter 12 utøvere i senior A både på sprint og normal, mens det kun deltok 3 og 
7 i B‐klassen. Under NM skogsløp på årets LS var det noen få flere påmeldte i klasse B enn i A. 
Bakgrunnen for at de ønsker å endre regelverket for opprykk og nedrykk er at det er ganske stor 
nivåforskjell mellom de beste utøverne og de nest beste. Det er derfor flere som føler de hører mer 
hjemme i B enn i A. 
 
Presisering av regelverk vedr. senior kvinner 
I mange år har det vært praktisert én klasse for kvinner senior, klasse senior A. I hht. Skytterboka er 
dette feil. SFU mener at det er riktig å fortsette med én klasse, ettersom deltakelsen i kvinneklassen 
ikke er større enn at dette er hensiktsmessig. De ønsker derfor å endre regelverket i hht. dette. 
 
Endring av klassestruktur for militære klasser 
Klassene for AG3 og HK416 er i dag delt inn i 3, AG3/HK416‐1 (20 år og yngre), AG3/HK416‐2 (21‐54 
år) og AG3/HK416‐3 (55 år og eldre). Det hersker stor forvirring rundt denne klasseinndelingen, og 



veldig få vet hvilken klasse de skal delta i. Erfaring tilsier også at det så godt som aldri er deltakere i 
den eldste klassen, og særdeles få i den yngste. SFU mener derfor det vil være fornuftig om man kun 
har én klasse for de med AG3 og én klasse for de med HK416, slik det praktiseres i de øvrige øvelsene 
i DFS. 
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen er enig i de endringsforslagene utvalget for skifelt har kommet med.  
Vedr. endring av klassestruktur for militære klasser så har administrasjonen vært i kontakt med 
Forsvaret v/ Vidar Lindstad‐Fossmo. Han mente at en slik regelendring ville være fornuftig. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Skytterbokas kap V1, pkt. 8.80 Spesielle regler for lokale konkurranser, tillegges følgende: 
Skyteavstand 50 meter tillates brukt med skalerte feltfigurer. 
 
Skytterbokas kap V1, pkt. 7.30 Opprykk/nedrykk, endres følgende: 
… Mannlige utøvere som er blant den 1/3 beste i én NM øvelse, normalprogram eller sprint, 
konkurrerer neste kalenderår i klasse senior A. Ved utregning av 1/3 grensen legges kun 
deltakelse i klasse senior A/B til grunn … 
 
Skytterbokas kap V1, tabellene i pkt. 2.10, 3.10, 4.10, 4.15 og 5.10, tillegges følgende: 
… Senior B (kun menn), samt Klasse HK416. 
 
Skytterbokas kap V1, tabellene i pkt. 2.10, 3.10, 4.10, 4.15 og 5.10, endres følgende: 
Klasse AG3 I, II og III endres til Klasse AG3.  
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 Sak 115/2013   Retningslinjer for DFS – Frifond Organisasjon 

 
Norges skytterstyre vedtok i januar 2013 retningslinjer for tildelingen av Frifondmidler i DFS 
2013. Dette må revideres årlig, og administrasjonen ønsker å vurdere nye punkt i 
prioriteringslisten mer knyttet imot langtidsplanen.  
 
Administrasjonens drøfting 
I 2013 ble det åpnet for å kjøpe ammunisjon til lagsaktivitet igjennom Frifondordningen. Dette er 
det en god del lag som har benyttet seg av, og må anses for en suksess. Det har vært en del 
spørsmål rundt hvordan denne ammunisjonsstøtten kunne benyttes, men dette går seg til. 
 
Administrasjonen mener at å ta inn et punkt om langtidsplanen i tildelingsprioriteringen så viser 
vi at den er viktig, og at det faktisk er den DFS som organisasjon skal jobbe og prioritere ut i fra.  
 
 
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Følgende tiltak godkjennes for tildeling av Frifond‐midler 2014: 
 

 Aktivitet knyttet opp imot langtidsplanen. 
 Innkjøp av utstyr til skyteaktivitet.  Herunder våpen, skyteutstyr, etc. Ikke elektronikk, 

støvsugere etc. 
 Utgifter til barn og unge med særskilte behov 
 Miljøtiltak i regi av skytterlaget. 
 Ammunisjon, støtte til kjøp av kaliber 22. og rekruttpatroner kal. 6,5, der samla 

søknadssum avgrenses til kr. 20.000 pr. skytterlag. Midlene skal nyttes til tiltak på 
lagsplan som eksempelvis instruksjon og opplæring, og kan ikke fordeles ut til 
enkeltskytteres egne aktiviteter.  

 
Retningslinjer for DFS – Frifond Organisasjon 2014 
Utfyllende retningslinjer fra DFS for tildeling av Frifond‐midler til skytterlagene. De overordnede 
retningslinjene fra LNU vil i tilfelle motstrid være bestemmende. Vedtatt i Norges skytterstyre sak 
115/2013 den 7/12 2013.  
 
1. Formål 
Støtteordning for å øke aktiviteten i skytterlagene gjennom økonomisk bidrag. Frifondmidlene 
skal kun brukes til aktivitet eller tiltak som sikrer aktivitet for barn og unge under 26 år. Det gis 
ikke tilskudd til investeringer på bygningsmasse, grunnerverv, driftskostnader eller lignende. 
Utstyr som erverves til skytterlagene kan ikke videreselges eller avhendes på andre måter. Inntil 
5 % av midlene kan brukes av sentralleddet til administrasjon av Frifond. 

 
2. Målgruppe 
Frifond Organisasjon er en støtteordning til frivillige lag og foreninger som driver barne‐ og 
ungdomsvirksomhet, herunder DFS. Støtteordningen er forbeholdt barn og unge under 26 år. 

 
3. Kunngjøring 
DFS er ansvarlig for å kunngjøre Frifond‐midlene overfor sine skytterlag.  Frist for dette er senest 
1. februar i tilskuddsåret.           

 
4. Kriterier for tilskudd til det enkelte skytterlag etter grunngitt søknad 

 Det kan maksimalt søkes om 35 000 kr. 
 Søknadsfrist for skytterlagene til DFS er normalt 1. juni. 
 Det enkelte skytterlag skal sende søknad på digitalt søknadsskjema på www.dfs.no 

innenfor søknadsfrist. 
 Skytterlagets antall medlemmer oppgis ut fra lagets årsmelding fra året før søknaden 

fremmes. 
 Det er en forutsetning at skytterlaget, i henhold til DFS sine grunnregler § 2‐10, har et 

valgt ungdomsutvalg. 
 Skytterlaget må ha minst 5 betalende medlemmer under 26 år, og en medlems‐kontingent 

på minimum 50 kr. 
 Skytterlaget må ha levert årsrapport for grunnlagsåret for å kunne søke. 

Norges Skytterstyre vil før kunngjøring bestemmes hvilke områder som skal prioriteres 
under tildeling av midler for hvert år. 

 For å få tildelt tilskudd må skytterlagene ha levert godkjent rapport for forrige års 
prosjekt(er) innen siste tidsfrist for rapportering.    



 DFS søker Frifond om tildeling med grunnlag i årsrapport, og får normalt svar på søknaden 
i løpet av juni.  

 Tildeling gjøres så snart DFS har fått tilsagn fra Frifond.  
 

5. Krav til søknaden 
Når et skytterlag søker om tilskudd skal søknaden inneholde følgende opplysninger: 

 Antall tellende medlemmer under og over 26 år i grunnlagsåret. 
 Det er ungdomsleder i laget som søker. 
 Søknadssum. 
 Konkret omtale av prosjektet (ene) det søkes støtte til. 
 Fullstendig budsjett, der alle utgifter og inntekter, herunder inntekter fra andre enn 

Frifond, er spesifisert.  Det blir ikke gitt støtte på grunnlag av budsjettposter som 
”diverse” eller ”uforutsette utgifter”. 
 

6. Sentral vurdering av søknader 
Et sentralt utvalg bestående av; 

 Generalsekretær (DFS) 
 Utdanningssjef (DFS) 
 Ungdomskonsulent (DFS) 
 Leder DFSU 

 
Søknader vil bli vurdert ut fra at det er begrensede midler i ordningen.  
 
De prioriteringene Norges Skytterstyre gir for tildeling i søknadsåret vil være retningsgivende for 
tildelingene. 
 
DFS kan kreve ytterligere dokumentasjon fra søker eller stille særskilte vilkår for tilsagnet for å 
sikre at tildelte midler blir brukt i tråd med disse retningslinjene. 

 
7. Utbetaling av innvilget tilskudd 
Ved tilsagn om tilskudd vil skytterlaget få tilsendt et skriftlig tilsagnsbrev.  
Sammen med dette foreligger det også et akseptskjema, som skal returneres innen oppgitt 
tidsfrist.  
 
DFS utbetaler 100 % av tilsagnsbeløpet til skytterlaget under forutsetning av at DFS har mottatt 
akseptskjema fra søker. Dette vil skje fortløpende. 
 
Skytterlagene skal sende rapportskjema og dokumentasjon for utført tiltak innen gitt tidsfrist 
(normalt 1. mai året etter). Dersom rapportskjema ikke er returnert oppgitt tidsfrist, skal de 
tildelte midlene tilbakebetales.  
 
Som dokumentasjon menes kopi av alle nødvendige bilag (kvitteringer) innen fristen som sto i 
tilsagnsbrevet.  
 
Bilag skal inneholde navn, adresse og fødsels – eller organisasjonsnummer til den som selger eller 
leverer en vare eller tjeneste, spesifikasjon av hva som ble solgt eller levert, dato for salg eller 
leveranse.  
 
Som bilag godkjennes ikke ordrebekreftelser, pakksedler eller nettbankutskrifter. 



8. Klageadgang 
Vedtak om tildeling eller avslag kan påklages til Norges Skytterstyre.  
 
Det gis likevel ikke klageadgang på vedtak om en reduksjon av søknadssummen der det ligger til 
grunn en lik prosentvis fordeling blant alle søkere. 
 
Skriftlig klage skal sendes Skytterkontoret senest 3 uker etter at melding om vedtak er mottatt. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 Sak 116/2013   Bidragssatser for feltskyting, skifeltskyting og skogsløp med skyting 

 
I 2013 og i foreløpig tildeling av midler over post 71 i Statsbudsjettet for 2014 har DFS fått tildelt 
omsøkte midler til post 18 feltskyting, skifelt‐ og skogsløp med skyting.  
 
For 2014 forslås det en tildeling på kr. 800.000 til post 18, som er en økning på 50.000 fra 2013. 
FD har gjennom fordelingen de siste to årene gitt tydelige signal på hvilke av våre 
prosjekter/aktiviteter som prioriteres, og feltskyting, Stang‐ og felthurtigskyting, skifelt‐ og 
skogsløp med skyting er blant disse.  
 
Administrasjonens drøfting 
Bidragssatsene for de nevnte aktivitetene har vært de samme i mange år. Dette er 
arrangementer som krever relativt mye innsats fra arrangørene, og som ofte kommer dårlig ut 
økonomisk.  
 
Selv om DFS har en utfordrende økonomisk situasjon er det også slik at tildelte prosjektmidler 
ikke kan flyttes til andre prosjekt eller drift uten departementets godkjennelse. Motsatt kan 
midler fra drift benyttes til styrkning av prosjekter som har/får manglende finansiering.  
 
Langtidsplanen pkt. 7.5 og handlingsplan for feltskyting legger opp til en større satsing på de 
nevnte aktivitetene. Et viktig insitament for å skape mer aktivitet kan være å øke bidragssatsene 
litt, og såldes vise at disse aktivitetene er viktige for DFS. Nå har vi en mulighet til å gjøre en liten 
oppjustering innenfor budsjettrammene.  
 
Samtidig ønsker vi å forenkle bidragsordningene noe, slik at det blir samme satser for feltskyting 
og skifelt/skogsløp. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre godkjenner følgende nye bidragssatser for feltskyting, skifelt‐ og skogsløp 
med skyting: 
 

Type / Aktivitet  Tilskudd

Feltskyting – stevner på samlagsnivå eller høyere nivå, min. 30 
skudd grovfelt – pr stevne 

Kr 1 500

Stang‐ og felthurtigskyting på samlagsstevner (begge øvelser, 
halveres dersom bare en av øvelsene gjennomføres) 

Kr 1 500

Skifelt‐ og skogsløp med skyting – pr øvelse  Kr 1 500
Landsdelskretsstevne skifelt‐ og skogsløp med skyting – pr øvelse  Kr 2 500
NM Skifeltskyting (samlet for alle øvelser)  Kr 20 000
NM Skogsløp med skyting på LS  Kr 20 000
NM Skogsløp med skyting, sprint og stafett (samlet)  Kr 10 000

 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 Sak 117/2013   Prosess – Norsk Skyttertidende 

 
I styremøte sak 102/2013 gjennomførte Norges Skytterstyre en drøfting om Norsk Skyttertidende 
i framtid. Dette også med bakgrunn i at den nåværende redaktøren i NST etter planen ville gå av 
som pensjonist i løpet av høsten 2014. 
 
Den arbeidskrevende situasjon på Skytterkontoret har medført at generalsekretæren har bedt 
redaktøren om å arbeide videre fram til vinteren 2015. Redaktøren har sagt seg villig til dette. 
 
Administrasjonen har således vunnet noe tid om de strategiske beslutninger som må tas om 
organisering av NST i framtid. 
 
Saken vil tas opp igjen våren 2014. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

I sak angående prosess med organisering av NST i framtid, tar Norges Skytterstyre til etterretning 
administrasjonens plan om videre fremdrift. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 



 Sak 118/2013   Merkestiger i DFS 

 
I sak 21/2013 angående Forsvarsmerket ble følgende vedtak fattet: 
1. Dagens ordning for Forsvarsmerket opprettholdes. 
2. DFSU bes om å gjøre en gjennomgang av alle merker som er knyttet til ungdomsklassene 
 
Administrasjonens drøfting 
Poenget med ferdighetsmerker er at de skal være aktivitets‐ og rekrutteringsfremmende i et 
flerårig perspektiv. Viktig er det videre at merkene fungerer som motivasjon for nybegynnere 
også i de påfølgende år etter at de er rekruttert. Dette er normalt skyttere som ikke er så vant til 
å hente ut premier. At man i starten av påbegynt merkestige årlig sitter igjen med et konkret 
merke eller tilsvarende synes viktig for å opprettholde interessen.  
 
Det er ønskelig å gjøre en samordning og forenkling av merkestigene for de forskjellige merker i 
DFS. Dette for å øke både skytternes og lagenes forståelse for merkesystemet, og at det på den 
måten skal bli et bedre rekrutteringsfremmende tiltak med en utholdende effekt. En samordning 
vil samtidig medføre at det for noen merker vil gi betydelige endringer i merkestigen. Av dagens 
merker som bør omfattes av en slik samordning er; Dugleiksmerke ungdom, Dugleiksmerke 
senior, Skifeltmerket og Forsvarsmerket.   
 
Norma‐merket er finansiert av ammunisjonsleverandøren Norma AS, og slik sett ikke DFS sin 
eiendom. Det synes ikke aktuelt å foreslå endringer for dette merket. 
 
Skytternåla slik den skal benyttes i dag deles primært ut til ungdomsskyttere og nybegynnere. Det 
synes imidlertid som det er få lag som benytter seg av dette merket i rekrutteringsarbeidet. DFSU 
har uformelt drøftet ønsket om en ferdighetsgradert premiering som er overkommelig, og med 
en stige som motiverer for å prøve å nå neste nivå. I den sammenheng kan man opprette 
”Skyttermerker” som deles ut når man oppnår 200, 210, 220, 230,240, 245 og 250 poeng. Dette 
kan være et bedre alternativ som erstatter Skytternåla, eventuelt kommer i tillegg. Eksempelvis 
kan alle skyttermerkene ha samme valør, men at de er preget med de forskjellige poengsummene 
for å identifisere nivåene. Videre kan ordningen være slik at merkene kjøpes gjennom 
Skytterkontorets salgsavdeling, og helst slik at lagene har disse på lager for umiddelbar utdeling. 
Det bør videre være svært romslige krav knyttet til hvordan lagene benytter Skyttermerkene.  
 
Iht. Skytterboka er det Skyttertinget som har kompetanse til å innføre eller fjerne merker. Om 
Skytterstyret ser på dette forslag som en endring kan de ha myndighet til å gjøre vedtak. Men det 
kan være at en sak til Skyttertinget om merker og merkestiger vil bevisstgjøre samlagene og 
skytterlagene på merkeskytingene og føre til større interesse.  
Når det gjelder stjerner til ferdighetsmerker bør et benyttes gylte enhetsstjerner, herunder en 
variant med nål for å feste i medaljebånd og en annen for å feste på plaketter. Av alle 
ferdighetsmerker er det sterkest tradisjoner knyttet til Dugleiksmerkeskytingen. 
Dugleiksmerkestatuetten bør derfor beholdes selv om ingen av de andre ferdighetsmerkene 
foreslås med noe tilsvarende.  
 
Dagens ordning for dugleiksmerker er slik at man kan starte direkte med gullmerke.  Her bør 
denne skytingen tilpasses de øvrige merker slik at man må starte med bronse og deretter sølv før 
man kan oppnå gull. Videre bør ordningen med diplomer til Dugleiksmerket fjernes da dette er en 
upraktisk premiering som medfører mye ekstraarbeid, i tillegg til at mange trolig ikke verdsetter 
diplomer i dag like høyt som tidligere.    



Behandling i DFSU: 
DFSU anbefaler Norges Skytterstyre å vedta administrasjonens forslag til ny samordna merkestige 
for ferdighetsmerker i DFS.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

1. Dagens ferdighetsmerker samordnes slik at de får følgende identiske merkestige: 
 
Ganger 
man 
klarer 
gullkravet 

Dagens regelverk 

Ny samordna 
merkestige 

Dugleik ungd. 
 

Dugleik 
seniorer  

Forsvars‐
merket  

Skifeltmerket  
   

  B/S/G  B (S/G)  Bronse  Bronse  Bronse 

  S/G  S (G)  Sølv  ‐  Sølv 

1  G  G  Gull  Sølv  Gull 

2  ‐  ‐  ‐  ‐  Medalje 

3  3‐års med.  ‐  ‐  Gull  Stjerne 

4  Stjerne  ‐  ‐  ‐  Stjerne 

5  Stjerne  ‐  Plakett  ‐  Stjerne 

6  Stjerne  5‐års med  ‐  ‐  Stjerne 

7  Stjerne  ‐  ‐  ‐  Stjerne 

8  Stjerne  ‐  ‐  Skif. med  Plakett. *  

9    Stjerne  ‐  ‐  ‐ 

10    ‐  Krus  ‐  ‐ 

11    ‐    ‐  Plakettstjerne 

12    Stjerne    ‐  ‐ 

13    ‐    Plakett  ‐ 

14    ‐      Plakettstjerne 

15    Stj.+ Statuett      Statuett, kun 
Dugleiksmerket 

16    ‐      ‐ 

17    ‐      Plakettstjerne 

18    Statuettstjerne      ‐ 

19    ‐      ‐ 

20    ‐      Plakettstjerne 

21    Statuettstjerne      ‐ 

22          ‐ 

23          Plakettstjerne 

24    Statuettstjerne       

25    Fat      Fat 

    Fortsatt 
statuettstjerne 
hvert 3. år. 
Diplom hvert 
5. år. Skjold 
etter 50 ganger 
gylt 

    Fortsatt stjerne 
til plakett hvert 
3. år.  
Skjold etter 50 
ganger gylt. 

* Stjerne i stedet for plakett hvert år i fortsettelsen for Dugleiksmerke ungdomsskyttere  
 



2. Administrasjonen får fullmakt til å innarbeide endringene i regelverket. 
3. Skyttermerket erstatter Skytternåla med virkning fra 1.1.2014. 
4. Forslag til utforming av nye merker/medaljer, plaketter og stjerner etc. vil bli forelagt Norges 

Skytterstyre i løpet av 1. kvartal 2014 for godkjenning.   
 
Olav K. Vaaje fremmet følgende forslag: 

1. Skytternåla endrer navn til «Skyttermerket» og gis ny utforming med virkning fra 1.1.2014. 
2. «Skyttermerket» skal tildeles etter hvert som skytteren oppnår følgende merkekrav: 

200 poeng, 210 poeng, 220 poeng, 230 poeng, 240 poeng, 245 poeng og 250 poeng.  
3. Forslag til utforming av Skyttermerket vil bli forelagt Norges Skytterstyre i løpet av 1. 

kvartal 2014 for godkjenning. 
 
Vedtak  
Olav K. Vaaje sitt forslag vedtatt med 6 mot 1 stemme. Vaaje, Ivarrud, Gjerstad, Meland, Skaug og 
Knutsen stemte for Vaaje sitt forslag. Lystad stemte for administrasjonen sitt forslag. 
 
 
 
 Sak 119/2013    Søknad om opptak av nytt skytterlag – Polarsirkelen skytterlag 

 
Saken om opptak av Polarsirkelen skytterlag kommer til 3. gangs behandling i Norges 
Skytterstyre. 
 
Første gang behandling var i sak 54/2013, der Rana feltskytterlag søkte om opptak som nytt 
skytterlag i DFS.  
 
Rana skyttersamlag innstilte på å avslå søknaden, hovedsakelig begrunnet med at det ikke er noe 
som tilsier at opptak av et nytt skytterlag vil fremme utviklingen av skyttersporten i Rana 
skyttersamlag og gi høyere aktivitet.  
 
Skytterstyrets vedtak i sak 54/2013: 
Styret ser positivt på søknaden. 
Det må imidlertid søkes om et annet navn med betegnelsen «skytterlag».  
Søkeren må også redegjøre for nødvendigheten av et nytt lag i området, satt opp mot å gå inn i et 
eksisterende lag.  
Styret tar endelig stilling til søknaden når nye opplysninger foreligger.  
 
Etter litt korrespondanse mottok Skytterkontoret revidert søknad om opptak av nytt lag – nå med 
navnet Polarsirkelen skytterlag. Skytterlaget fulgte opp styrets vedtak og sendte en redegjørelse 
for hvorfor de mente det er nødvendig med et nytt skytterlag i området.  
 
Revidert søknad ble sendt over til Rana skyttersamlag med forespørsel om uttale. 
Skyttersamlaget opprettholdt sin innstilling med at de ikke ser behov for å opprette et nytt 
skytterlag. 
 
 
 
 
 



Skytterstyrets vedtak i sak 101/2013: 
Polarsirkelen skytterlag må dokumentere: 

1. Hvordan de planlegger sin virksomhet med tanke på: 
a) Baneskyting – egen bane eller leie annen bane 
b) Feltskyting – har man planer om å bruke det areal/de avtaler som Røvassdalen 

skytterlag bruker, eller er det andre områder som planlegges brukt 
c) Innendørs – egen bane eller leie hos andre 

 
2. Det må også redegjøres for hvilke ressurser man besitter som tilsier at det nye skytterlaget 

vil klare å nå sine mål. Vi ber samtidig om at skytterlaget vurderer et lagsnavn med en mer 
presis geografisk tilhørighet. 

 

Polarsirkelen skytterlag har sendt utfyllende tilsvar på styrets oppdrag. De har ikke dokumentert 
tilsvar med eksempelvis intensjonsavtaler.   

 

Administrasjonens drøfting 
Etter pkt. 1.500 må laget ved opptak i DFS oppfylle følgende betingelser: 

‐ Dokumentere å ha minst 10 medlemmer 
‐ Vedta navn og tilslutning til denne standardlov med eventuelle suppleringer 
‐ Opptak og navnevalg behandles av vedkommende skyttersamlag og godkjennes av Norges 

Skytterstyre 
 
Norges Skytterstyre har kompetanse til å godkjenne opptak av nytt skytterlag i DFS selv om 
samlagets innstilling er negativ.  
 
Søknaden inneholder tilstrekkelig dokumentasjon etter de to første strekpunkt. For strekpunkt 
tre har Norges Skytterstyre gjennom vedtak i sak 101/2013 bedt om ytterligere dokumentasjon 
for å kunne gjøre en endelig vurdering av om Polarsirkelen skytterlag skal opptas i DFS.  
 
Skytterlaget har sendt utfyllende tilsvar til styret. Administrasjonen har vurdert skytterlagets 
tilsvar opp mot vedtak i sak 101/2013. Det er ikke vedlagt dokumentasjon utover tilsvar. 
 
Kort oppsummert er svarene skytterlaget gir og administrasjonens vurdering av disse slik: 
 
1. Hvordan de planlegger sin virksomhet med tanke på: 

 
a) Baneskyting – egen bane eller leie annen bane 

 
Planlegger å leie utendørs bane med annet skytterlag. Laget har ikke avtaler per dato. De 
gjentar ellers at opprettelse av nytt lag er eneste farbare vei for å komme videre med 
skyttersporten.  
 
Administrasjonen er enig med søker i at det ikke er uvanlig å leie annen bane, mange 
skytterlag har samarbeidsavtaler eller leier skytebaner med andre skytterlag.  
 
b) Feltskyting – har man planer om å bruke det areal/de avtaler som Røvassdalen skytterlag 

bruker, eller er det andre områder som planlegges brukt 
 



Har etter tilsvar stående tilbud fra flere store grunneiere i bekvemmelig nærhet med 
passende terreng, helt ukontroversielt for både de eksisterende skytterlag. Har ikke planer 
om å trenge seg på Røvassdalen skytterlags feltområder. Ingen avtaler per dato.  

 
c) Innendørs – egen bane eller leie hos andre 
 
Polarsirkelen skytterlag har gitt seg selv to år på å skaffe /leie seg tilgang på egnede lokaler i 
byen eller bynært beliggende. Ingen avtaler per dato.  
 

2. Det må også redegjøres for hvilke ressurser man besitter som tilsier at det nye skytterlaget vil 
klare å nå sine mål. Vi ber samtidig om at skytterlaget vurderer et lagsnavn med en mer presis 
geografisk tilhørighet. 

  
Mener å ha solide ressurser til å drive det nye skytterlaget. Tilsvar er en historisk 
oppsummering av skytterlagets kompetanse, som er mer enn tilstrekkelig for å kunne drive et 
skytterlag.  
 
Lagsnavn: Laget opprettholder Polarsirkelen skytterlag som navn. Mener at navnet har en god 
geografisk tilhørighet, og at det finnes eksempel på skytterlagsnavn med mindre geografisk 
tilknytning. Administrasjonen har ikke kommentarer til dette, og mener at navnevalget må 
kunne godkjennes.    

 
Skytterlagets tilsvar avsluttes med at laget ønsker vi å bidra til det motsatte og dermed økt 
oppslutning om og fremgang for DFS‐aktiviteten både lokalt og regionalt. 
 
Konklusjon 
Prinsipielt mener administrasjonen at når samlaget anbefaler å avslå en søknad om opptak veier det 
tungt i forhold til styrets behandling av saken. I denne saken forholder administrasjonen seg til 
styrets vedtak i de to foregående sakene. Styret har vurdert med samlagets innstilling i saken, og er 
uenig i denne. Det er fastslått at styret har kompetanse til å godkjenne søknad om opptak av nytt 
skytterlag selv om samlagets innstilling er å avslå søknaden. Polarsirkelen skytterlag har svart opp 
styrets vedtak om ytterligere redegjørelser og dokumentasjon (her egendokumentasjon).  
 
Administrasjonen legger i sin anbefaling til grunn at skytterlaget har svart tilfredsstillende på 
styrets forespørsel om ytterligere dokumentasjon. De har ikke inngått avtaler, og kan således ikke 
dokumentere tilsvar utover det de skriver.  
 
Med bakgrunn i en samlet vurdering av saken og tilsvar fra Polarsirkelen skytterlag anbefales det 
å godkjenne søknad om opptak som nytt skytterlag i DFS.  
 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Polarsirkelen skytterlag godkjennes som nytt skytterlag i DFS, med virkning fra 1.1.2014.  
 
Oddbjørn Meland fremmet følgende forslag: 
Polarsirkelen skytterlag godkjennes ikke som et skytterlag i DFS.  
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag vedtatt med 4 mot 4 stemmer. Vaaje, Gjerstad, Knutsen og Ivarrud 



stemte for administrasjonens forslag, mens Skaug, Meland, Lystad og Raabye stemte for Meland 
sitt forslag. Administrasjonens forslag vedtatt med presidentens dobbeltstemme. 
 
 
 
 Sak 120/2013    Tildeling av hederstegn 

 
Vedtak  
Norges Skytterstyre vedtok tildeling av hedersbevisning. Vedtaket er ført i B‐protokoll. 
 
 
 
 Meldingssaker   

 
1. Status ”Gjennomgang av DFS framtidige forsvars‐ og samfunnsrolle” 
2. Status LS 2014 Sandnes  
3. Status LS 2015 Lesja  
4. Rapport NC 2013 
5. Sluttrapport LS 2012 Voss 
6. Sammenslåing av skytterlag 
7. Merknad fra Harald Valved til protokoll styremøte oktober 2013 
8. Sammendrag evalueringer RS  
9. Sammendrag evaluering kurs stang/felthurtigskyting for kvinner 
10. Takkebrev fra Arnt Orholm 
11. Status skytebaneregister 
12. Orientering om prosess forslag til nye støyretningslinjer for skytebaner 
13. Prolongering av avtale om arenaproduksjon til LS 2014 
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